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Περιεχόμενα

σελ.114/2025 01/01ΕΦΟΠΛΙΣΤΗΣ1. ΚΑΤΑΠΛΟΥΣ
σελ.16-18/2025 01/01ΕΦΟΠΛΙΣΤΗΣ2. Ο ΝΙΚΟΣ ΤΣΑΚΟΣ ΧΤΥΠΗΣΕ ΤΟ ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ ΤΗΣ WALL STREET
σελ.1,6/2024 01/12ΑΚΤΗ ΜΙΑΟΥΛΗ3. ΣΤΑ ΧΡΩΜΑΤΑ ΤΗΣ ΕΛΛΑΔΑΣ « ΝΤΥΘΗΚΕ » Η WALL STREET
σελ.1,8,17/2024 22/12ΤΟ ΒΗΜΑ ΚΥΡΙΑΚΗΣ_ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΣ ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ4. ΤΟ ΜΕΓΑΛΟ ΣΤΟΙΧΗΜΑ...
σελ.16/2024 22/12ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ _ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΑ5. ΠΟΥ ΠΟΝΤΑΡΕΙ Η ΕΛΛΑΔΑ ΜΕΤΑ ΤΗΝ...
σελ.1,15/2024 21/12ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ6. ΔΙΑΡΚΗΣ Η ΣΥΜΠΙΕΣΗ ΣΤΑ ΚΑΤΩΤΑΤΑ ΟΡΙΑ ΜΕ ΤΟΥΣ ΝΟΜΟΥΣ...
σελ.16/2024 21/12ΑΞΙΑ7. ΠΕΛΑΤΟΚΕΝΤΡΙΚΗ ΠΛΕΟΝ Η ΔΕΗ
σελ.25/2024 21/12ΚΑΡΦΙ8. ΚΙΤΡΙΝΗ ΚΑΡΤΑ
σελ.8-10/2024 01/12LARISSANET_ΕΙΔΙΚΗ ΕΚΔΟΣΗ9. ΓΙΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ
σελ.6/2024 01/12LARISSANET_ΕΙΔΙΚΗ ΕΚΔΟΣΗ10. EDITORIAL
σελ.16/2024 18/12ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ11. ΚΑΡΦΩΜΑΤΑ ...
σελ.3/2024 13/12HEALTH DAILY12. Β . ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ : Ο ΤΟΜΕΑΣ ΤΗΣ ΥΓΕΙΑΣ ΑΠΟ ΤΟΥΣ ΠΙΟ...
σελ.56/2024 15/12ONE VOICE13. ΤΟ ΜΑΚΡΥ ΤΑΞΙΔΙ ΑΠΟ ΤΗΝ ΟΞΦΟΡΔΗ ΕΩΣ ΤΗΝ ΤΤΕ
σελ.4/2024 15/12ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ_ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ14. ΣΤΟΧΟΣ , Η ΕΠΙΣΤΡΟΦΗ ΣΤΙΣ...
σελ.15/2024 15/12ΕΣΤΙΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ15. ΕΙΚΟΣΙ ΧΡΟΝΙΑ ΤΗΣ « ΗΜΕΡΑΣ ΕΛΛΑΔΟΣ - ΗΠΑ » ΣΤΗΝ...
σελ.24/2024 15/12ΤΟ ΒΗΜΑ ΚΥΡΙΑΚΗΣ_ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΣ ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ16. ΙΣΧΥΡΟ ΜΗΝΥΜΑ
σελ.67/2024 15/12ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ  ΚΥΡΙΑΚΗΣ17. ΤΡΑΠΕΖΑ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
σελ.22/2024 15/12ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ _ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΑ18. GREEK AMERICAN ISSUER DAY ΣΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ
σελ.3/2024 13/12F DAILY19. Β . ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ : Ο ΤΟΜΕΑΣ ΤΗΣ ΥΓΕΙΑΣ ΑΠΟ ΤΟΥΣ ΠΙΟ...
σελ.48/2024 14/12POLITICAL20. ΠΩΣ Η ΤΕΧΝΗΤΗ ΝΟΗΜΟΣΥΝΗ ΘΑ ΒΓΑΖΕΙ ... ΦΟΡΟΛΑΒΡΑΚΙΑ !
σελ.21/2024 14/12ΑΞΙΑ21. Π . ΛΑΖΑΡΙΔΟΥ ( ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ ) : ΙΣΤΟΡΙΚΗ ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΓΙΑ ΕΝΑ ΠΙΟ...
σελ.20,21/2024 14/12ΑΞΙΑ22. Ο ΑΛ . ΕΞΑΡΧΟΥ ΣΤΟ CAPITAL LINK INVEST IN GREECE FORUM
σελ.32/2024 14/12ΤΑ ΝΕΑ23. Η ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ ΜΕ ΤΑ ΜΑΤΙΑ ΤΩΝ ΞΕΝΩΝ
σελ.29/2024 14/12ΤΟ ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ24. « ΣΠΑΜΕ ΡΕΚΟΡ »
σελ.1,24,25/2024 14/12ΚΕΦΑΛΑΙΟ25. Χ.Α .: ΤΙ ΦΕΡΝΕΙ Η ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ ΣΕ ΑΝΕΠΤΥΓΜΕΝΗ ΑΓΟΡΑ
σελ.20,21/2024 13/12ΜΕΤΟΧΟΣ26. ΜΑΡΚΕΤΕΣ
σελ.1,4/2024 13/12ΜΕΤΟΧΟΣ27. ΕΚΗΒΟΛΟΣ
σελ.29/2024 13/12ΤΑ ΝΕΑ28. ΕΠΙΣΤΡΟΦΗ ΣΤΑ ΚΕΡΔΗ ΓΙΑ ΤΟ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ ΑΘΗΝΩΝ
σελ.1/2024 12/12SUPPLY CHAIN NEWSLETTER29. ΟΙ 8 ΠΡΟΤΕΡΑΙΟΤΗΤΕΣ ΤΟΥ ΥΠΥΜΕ ΓΙΑ ΤΗΝ...
σελ.5/2024 12/12WORKFORCE EMPLOYERS DAILY NEWS30. ΤΑ 4 ΜΕΤΡΑ ΕΝΙΣΧΥΣΗΣ ΤΗΣ...
σελ.6/2024 12/12ΛΑΜΙΑΚΟΣ ΤΥΠΟΣ31. ΕΞ ... ΑΡΣΕΙΣ !!!
σελ.3/2024 12/12INTERNATIONAL NEW YORK TIMES_KATHIMERINI32. IN BRIEF
σελ.13/2024 12/12ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ33. ΣΤΑ ΧΡΩΜΑΤΑ ΤΗΣ ΕΛΛΑΔΑΣ « ΝΤΥΘΗΚΕ » Η WALL STREET
σελ.29/2024 12/12ΤΑ ΝΕΑ34. ΑΣΚΗΣΕΙΣ ΙΣΟΡΡΟΠΙΑΣ ΣΤΟ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ ΑΘΗΝΩΝ
σελ.19/2024 12/12ΤΑ ΝΕΑ35. ΣΥΝΕΔΡΙΟ CAPITAL LINK ΣΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ ΦΟΡΟΛΟΓΙΚΕΣ...
σελ.4/2024 12/12ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ36. Η ΕΛΛΑΔΑ ΣΤΗ ΓΟΥΟΛ ΣΤΡΙΤ
σελ.29/2024 12/12ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ37. ΜΙΚΡΕΣ ΑΠΩΛΕΙΕΣ ΣΤΟ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ , ΠΙΕΣΕΙΣ ΣΕ...
σελ.17/2024 11/12ΤΕΕ NEWSLETTER38. ΤΡΑΠΕΖΑ ΠΕΙΡΑΙΩΣ :
σελ.11/2024 11/12ΤΕΕ NEWSLETTER39. ΟΜΙΛΟΣ ΔΕΗ :
σελ.5/2024 11/12ΤΕΕ NEWSLETTER40. Ο ΟΜΙΛΟΣ AKTOR ΔΡΟΜΟΛΟΓΕΙ ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ ΥΨΟΥΣ 2...
σελ.3/2024 11/12ΤΕΕ NEWSLETTER41. Ο ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΟΣ ΤΟΜΕΑΣ ΣΤΗΝ ΕΛΛΗΝΙΚΗ...
σελ.13/2024 12/12ΤΟ ΜΑΝΙΦΕΣΤΟ42. ΔΥΝΑΜΙΚΗ ΕΙΣΟΔΟ ΤΗΣ ΔΕΗ ΣΤΙΣ ΑΠΕ ΤΗΣ ΙΤΑΛΙΑΣ
σελ.1,6/2024 11/12ΘΑΡΡΟΣ ΔΥΤΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ43. ΑΠΟ ΝΕΟ ΣΗΜΕΙΟ ΕΚΚΙΝΗΣΗΣ ΟΙ ΑΠΕ ΤΟ 2025



σελ.3/2024 11/12INDUSTRY NEWSLETTER44. 6,3 ΔΙΣ . ΕΥΡΩ ΕΧΟΥΝ ΣΕ ΕΡΓΑ ΠΡΑΣΙΝΗΣ...
σελ.1,2/2024 11/12ΘΡΙΑΣΙΟ45. ΤΖΟΡΤΖ ΤΣΟΥΝΗΣ : ΤΟ ΠΑΡΑΔΕΙΓΜΑ ΤΩΝ ΝΑΥΠΗΓΕΙΩΝ ΕΛΕΥΣΙΝΑΣ...
σελ.15/2024 11/12ΤΑ ΝΕΑ ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ46. Η ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ & ΥΠΟΔΟΜΩΝ...
σελ.16/2024 11/12BNB DAILY47. ΣΤΟΧΕΥΕΙ ΣΕ 11,8 GW ΕΓΚΑΤΕΣΤΗΜΕΝΗ ΙΣΧΥ ΑΠΟ ΑΠΕ ΤΟ 2027
σελ.18/2024 11/12BNB DAILY48. ΕΡΓΑ ? 10 ΔΙΣ . ΣΤΟ ΧΑΡΤΟΦΥΛΑΚΙΟ ΤΟΥ ΟΜΙΛΟΥ
σελ.1,4/2024 11/12ΕΘΝΙΚΟΣ ΚΗΡΥΞ ΝΕΑΣ ΥΟΡΚΗΣ49. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞΑΡΧΟΥ ΚΑΙ ΕΛΕΝΗ...
σελ.2/2024 11/12ΚΟΙΝΗ ΓΝΩΜΗ ΚΥΚΛΑΔΩΝ50. ? ΣΤΟΧΟΣ ΝΑ ΚΑΝΟΥΜΕ ΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ ΑΚΟΜΗ ΠΙΟ...
σελ.3/2024 11/12INTERNATIONAL NEW YORK TIMES_KATHIMERINI51. IN BRIEF
σελ.8/2024 11/12ΗΧΩ ΤΩΝ ΔΗΜΟΠΡΑΣΙΩΝ52. ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ :
σελ.5/2024 11/12ΗΧΩ ΤΩΝ ΔΗΜΟΠΡΑΣΙΩΝ53. ΕΞΑΡΧΟΥ : ΑΝΑΓΚΗ ΓΙΑ ΜΕΤΑΡΡΥΘΜΙΣΕΙΣ ΚΑΙ...
σελ.1,3/2024 11/12ΓΕΝΙΚΗ ΔΗΜΟΠΡΑΣΙΩΝ54. Η ΕΛΛΑΔΑ SUCCESS STORY ΔΙΕΘΝΩΣ
σελ.18/2024 11/12ΤΑ ΝΕΑ55. ΚΑΛΕΣΜΑ ΣΤΟΥΣ ΕΠΕΝΔΥΤΕΣ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΥΟΡΚΗΣ
σελ.17,18/2024 11/12ΤΑ ΝΕΑ56. Η ΕΝΤΑΣΗ ΣΤΙΣ ΕΛΛΗΝΟΤΟΥΡΚΙΚΕΣ ΣΧΕΣΕΙΣ ΒΛΑΠΤΕΙ ΤΗΝ...
σελ.42/2024 11/12POLITICAL57. ΟΙ ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ ΤΟ ΒΑΣΙΚΟΤΕΡΟ ΜΕΛΛΟΝΤΙΚΟ ΣΧΕΔΙΟ
σελ.44/2024 11/12POLITICAL58. ΑΥΤΕΣ ΕΙΝΑΙ ΟΙ « 8 » ΠΡΟΤΕΡΑΙΟΤΗΤΕΣ ΓΙΑ ΤΙΣ ΜΕΤΑΦΟΡΕΣ ΚΑΙ...
σελ.46/2024 11/12POLITICAL59. ΒΡΕΤΤΟΥ : ΟΡΟΣΗΜΟ ΓΙΑ ΤΟΝ ΧΡΗΜΑΤΟΠΙΣΤΩΤΙΚΟ ΤΟΜΕΑ Η...
σελ.46/2024 11/12POLITICAL60. ΜΙΤΖΑΛΗΣ ( ΑΒΑΞ ) : ΝΑ ΔΙΑΤΗΡΗΘΕΙ Η ΘΕΤΙΚΗ ΣΥΓΚΥΡΙΑ ΣΤΙΣ...
σελ.18/2024 11/12ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ61. ΕΞΑΡΧΟΥ : ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ ΑΛΛΑΞΕΙ ΤΟ ΠΑΡΑΓΩΓΙΚΟ ΜΟΝΤΕΛΟ
σελ.10/2024 11/12ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ62. ΚΥΡΙΕ ΔΙΕΥΘΥΝΤΑ ...
σελ.7/2024 11/12POLITICAL63. Η ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΤΟΥ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑ
σελ.1,41/2024 11/12POLITICAL64. « Η ΕΛΛΑΔΑ ΘΑ ΣΥΝΕΧΙΖΕΙ ΝΑ ΑΝΑΠΤΥΣΣΕΤΑΙ »
σελ.9/2024 11/12ΤΥΠΟΣ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ65. ΚΕΡΑΜΕΩΣ : ΣΤΟΧΟΣ ΝΑ ΚΑΝΟΥΜΕ ΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ...
σελ.19/2024 11/12ΠΡΩΙΝΟΣ ΛΟΓΟΣ ΚΟΖΑΝΗΣ66. Κ . ΜΑΥΡΟΣ ( ΟΜΙΛΟΣ ΔΕΗ ) : ΑΠΟ ΝΕΟ ΣΗΜΕΙΟ...
σελ.17/2024 11/12ONE VOICE67. ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ 2 ΔΙΣ . ΕΥΡΩ ΑΠΟ AKTOR ΣΕ REAL ESTATE ΚΑΙ ΑΠΕ
σελ.18/2024 11/12ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ68. Π . ΛΑΖΑΡΙΔΟΥ , ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ : ΙΣΤΟΡΙΚΗ ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΓΙΑ ΕΝΑ...
σελ.18/2024 11/12ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ69. « ΣΥΝΑΙΝΕΤΙΚΟΣ » ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ ΑΠΟ ΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ
σελ.18/2024 11/12ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ70. Κ . ΜΑΥΡΟΣ , ΔΕΗ ΑΝΑΝΕΩΣΙΜΕΣ : Η ΤΡΙΕΤΙΑ ΤΩΝ ΑΠΕ ΑΠΟ...
σελ.18/2024 11/12ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ71. ΑΛ . ΕΞΑΡΧΟΥ , ΑΚTOR : ΣΥΝΕΧΗΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗ ΣΕ ΒΑΘΟΣ...
σελ.16/2024 11/12ONE VOICE72. « Η ΕΛΛΑΔΑ ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ ΓΙΝΕΙ ΠΙΟ ΑΝΤΑΓΩΝΙΣΤΙΚΗ »
σελ.21,22/2024 11/12ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ73. « Η ΚΟΥΛΤΟΥΡΑ ΤΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ ΣΥΝΑΙΝΕΣΗΣ ΕΝΙΣΧΥΕΙ ΤΗΝ...
σελ.3/2024 10/12INTERNATIONAL NEW YORK TIMES_KATHIMERINI74. ATHEX KEEPS RISING IN...
σελ.17,20/2024 10/12ΤΑ ΝΕΑ75. ΤΙ ΥΠΟΣΧΕΘΗΚΕ Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ ΣΕ ΞΕΝΟΥΣ ΕΠΕΝΔΥΤΕΣ ΣΤΗ...
σελ.40/2024 10/12POLITICAL76. ΑΡΩΜΑ ΕΛΛΑΔΑΣ ΣΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ
σελ.17/2024 10/12ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ77. ΙΔΙΩΤΙΚΕΣ ΥΠΟΘΕΣΕΙΣ
σελ.32/2024 10/12ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ78. Η ΕΛΛΑΔΑ ΘΑ ΣΥΝΕΧΙΣΕΙ ΝΑ ΥΠΕΡΑΠΟΔΙΔΕΙ
σελ.12/2024 09/12ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ79. ΧΡΙΣΤΟΥΓΕΝΝΑ ΣΤΟ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ ΜΕ 1500 ΜΟΝΑΔΕΣ
σελ.1,4,6,.../2024 08/12ΤΟ ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ80. ΣΗΜΑ ΚΙΝΔΥΝΟΥ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΥΡΩΠΗ
σελ.21/2024 08/12ΤΟ ΒΗΜΑ ΚΥΡΙΑΚΗΣ_ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΣ ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ81. 26TH ANNUAL CAPITAL...
σελ.32/2024 05/12ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ82. ΕΙΝΑΙ ΑΛΗΘΕΙΑ ;
σελ.1,6/2024 04/12BNB DAILY83. ΜΙΑ ΣΤΟ ΚΑΡΦΙ ΚΑΙ ΜΙΑ ΣΤΟ ΠΕΤΑΛΟ ΑΠΟ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ...
σελ.6/2024 04/12FNB DAILY84. BUSINESS INSIGHT
σελ.1,4/2024 02/12ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ85. ΟΙ ΑΠΟΚΑΛΥΨΕΙΣ ΤΩΝ ΕΙΣΗΓΜΕΝΩΝ ΣΤΟΥΣ ΕΠΕΝΔΥΤΕΣ
σελ.21/2024 01/12ΤΟ ΒΗΜΑ ΚΥΡΙΑΚΗΣ_ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΣ ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ86. 26 INVEST TH ANNUAL...
σελ.30/2024 27/11ΤΑ ΝΕΑ87. Η ΝΑΥΤΙΛΙΑ ΧΡΕΙΑΖΕΤΑΙ ΕΠΕΝΔΥΤΕΣ



σελ.1,8/2024 27/11ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ88. ΜΕ 38 ΕΙΣΗΓΜΕΝΕΣ ΣΤΟ ΛΟΝΔΙΝΟ TO GREEK INVESTMENT...
σελ.1,22/2024 25/11ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ89. ΜΕ ΟΠΛΑ ΜΕΤΑΒΑΙΝΟΥΝ ΟΙ ΕΙΣΗΓΜΕΝΕΣ
σελ.19/2024 24/11ΤΟ ΒΗΜΑ ΚΥΡΙΑΚΗΣ_ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΣ ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ90. 26TH ANNUAL CAPITAL...
σελ.16/2024 23/11ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ91. BIG MOUTH
σελ.12/2024 19/11ΧΡΗΜΑ WEEK92. ΠΙΣΩ ΑΠΟ ΤΟ ΤΑΜΠΛΟ
σελ.1,40,41/2024 17/11ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ93. ΤΟ « ΚΟΝΤΡΑΜΠΑΝΤΟ » , Ο ΣΚΟΤΕΙΝΟΣ ΣΤΟΛΟΣ ΚΑΙ ΤΑ...
σελ.7/2024 17/11ΤΟ ΒΗΜΑ ΚΥΡΙΑΚΗΣ_ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΣ ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ94. 264 INVEST ΙΝ GREECE...
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ΚΑΤΑΠΛΟΥΣ

«Να εξοικειώσουμε
τα παιδιά μετην ιδέα

της θάλασσας και
του ναυτικού , γιατί ,

για να διατηρήσει
η ελληνική ναυτιλία

τον πρωταγωνιστικό
της ρόλο παγκοσμίως

και ευρωπαϊκά ,

θα πρέπει να έχει
Έλληνες ναυτικούς»

λιμάνι της χώρας . Η επίσκεψη
πραγματοποιήθηκε στο πλαί-
σιο κοινής δράσης της Γενικής
Γραμματείας Ναυτιλίας και Λιμέ
νων και του Συνδέσμου Επιχει-

ρήσεων Επιβατηγού Ναυτιλίας ,

με αφορμή τον εορτασμό του
Αγίου Νικολάου , προστάτη των
θαλασσών καιτωναπανταχού
ναυτικών , στις 6 Δεκεμβρίου .

Στόχος η γνωριμία των μαθητών
με τα πλοία της ακτοπλοΐας και
η ενημέρωσή τουςγιατο ναυτι-
κό επάγγελμα . Ο κ . Στυλιανίδης
τόνισε τη σημασία της εξοικείω-
σης των παιδιών μετην «ιδέα της
θάλασσας και του ναυτικούεπαγ-

γέλματος, γιατί» , όπως είπε, «για
να διατηρήσει η ελληνικήναυτιλία
τον πρωταγωνιστικό της ρόλο, πα-

γκοσμίως καιευρωπαϊκά, θα πρέ
πει να έχειΈλληνες ναυτικούς» .

Δεσμεύτηκε , μάλιστα, πως αυτή
η πρωτοβουλία θα καθιερωθεί
ως ετήσιος θεσμός.

αρουσία του γ.γ. Ναυτι
λίας και Λιμένων Βαγγέλη
Κυριαζόπουλου και του

προέδρου του ΣΕΕΝ Διονύση Θε
οδωράτου , οι μαθήτριες και οι μα
θητές ξεναγήθηκαν στους χώ-

ρους του πλοίου και στηγέφυρα,

όπου συνομίλησαν με στελέχη

του Εμπορικού Ναυτικού και απο-

κόμισαν πολύτιμη γνώση για τη
συμβολή των ακτοπλοϊκώνπλοί-

ων στη διασύνδεση της νησιωτι-
κής με την ηπειρωτική Ελλάδα .

Παράλληλα, πάνω από

1.500 μαθητές και μαθή

τριες απότο Βόρειο Αι

γαίο , τα Δωδεκάνησα, την Κρήτη,

την Εύβοια καιτηνΑττική , από 40

δημοτικά σχολεία , ξεναγήθηκαν
με ασφάλεια σε ΕΓ/ΟΓ πλοία που

βρίσκοντανστα λιμάνια Πειραιά,

Μυτιλήνης , Ρόδου , Ηρακλείου ,

Χανίων , Κύμης , Κω και Καλύμνου ,

συνοδεία των δασκάλωντους . Ε
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« ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΑΣ -ΑΜΕΡΙΚΗΣ»

Ο ΝίκοςΤσάκος
χτύπησε

το καμπανάκι
της Wall Street

L ια 20ή συνεχή χρονιά η
χώρα μας είχε την τιμητι
κή της στο χρηματιστήριο
της Νέας Υόρκης , στην ει-
δική εκδήλωση «Ημέρα
Ελλάδας -Αμερικής : Greek
American Issuer Day» που

διοργανώνεται στο πλαίσιο του ετήσιου
επενδυτικού συνεδρίου της Capital Link .

Με το πέρας του φετινού «26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum Series:
Greece-Speeding ahead post investment
upgrade» , στις 10 Δεκεμβρίου, ο πρόεδρος
και διευθύνων σύμβουλος της ΤΕΝ δρ Νί-
κος Τσάκος και ο υπουργός Υποδομών και
ΜεταφορώνΧρήστος Σταϊκούρας χτύπη-
σαν το καμπανάκι λήξης των εργασιών, με
φόντο την ελληνική σημαία και πλαισιωμέ
νοι, μεταξύ άλλων, από τους Παναγιώτη Ν .

Τσάκο , Αλεξάνδρα Σδούκου , υφυπουργό
Περιβάλλοντος και Ενέργειας , Χάρη Κο-
σμάτο , οικονομικό διευθυντή της ΤΕΝ ,

Πέτρο Χατζηπατέρα , υπεύθυνο Πληρο-
φοριών , Ασφάλειας και Βιωσιμότητας

της Dorian LPG, Ted Petrone , αντιπρόεδρο
της Navios Maritime Partners , Tara Dzied-
zic , υπεύθυνη Εισαγωγών στο NYSE, και
τους Νίκο και Όλγα Μπορνόζη της Capital
Link. Ήταν ακόμη μια στιγμή περηφάνιας
και συγκίνησης για την ελληνική κυβερνητι
κή αποστολή και τα στελέχη ναυτιλιακών
και άλλων εισηγμένων εταιρειών , καθώς
και αναγνώρισης των ισχυρώνεπιχειρημα-
τικών δεσμών μεταξύ των ΗΠΑ, της Ελλά
δας καιτης ελληνοαμερικανικής κοινότητας .

Σσε πανηγυρικό κλίμα , ο κ . Τσάκος
αναφέρθηκε στον κομβικό ρόλο
της ελληνικής ναυτιλίας για το διε-

θνές εμπόριο και την παγκόσμια εφοδια
στική αλυσίδα , καθώς και στην 22ετή εξαι-
ρετικά επιτυχημένη πορεία της ΤΕΝ στο
χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης . Τέλος ,

ο υπουργός Μεταφορών Χρήστος Σταϊ
κούρας επανέλαβε το μήνυμα του πρωτ
θυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη στο
πρόσφατο συνέδριο της Capital Link
πως «τα καλύτερα έρχονται» . Ε

ΜΗΝΥΜΑ ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ ΚΥΡΙΑΚΟΥ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ

01.2025 | ΕΦΟΠΛΙΣΤΗΣ 15



2. Ο ΝΙΚΟΣ ΤΣΑΚΟΣ ΧΤΥΠΗΣΕ ΤΟ ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ ΤΗΣ WALL STREET

Μέσο: . . . . . . . . .ΕΦΟΠΛΙΣΤΗΣ
Ημ. Έκδοσης: . . .01/01/2025 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .03/01/2025
Σελίδα: . . . . . . . . 18



3. ΣΤΑ ΧΡΩΜΑΤΑ ΤΗΣ ΕΛΛΑΔΑΣ « ΝΤΥΘΗΚΕ » Η WALL STREET

Μέσο: . . . . . . . . .ΑΚΤΗ ΜΙΑΟΥΛΗ
Ημ. Έκδοσης: . . .01/12/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .27/12/2024
Σελίδα: . . . . . . . . 1

TEN:
Οι στρατηγικές επιλογές της εταιρείας και
η προσαρμογή στις τάσεις της αγοράς
διασφαλίζουν τη διατήρηση του ηγετικού της
ρόλου στον ναυτιλιακό κλάδο ΣΕΛ. 6
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CAPITAL LINK FORUM :

Στα χρώματα της Ελλάδας
«ντύθηκε» η Wall Street

Η Tara Dziedzic,

HeadofUSListings
-NYSE, οΔρ. Νίκος
Τσάκος και ο Υπουργός

Υποδομών

& Μεταφορών,

Χρήστος Σταϊκούρας

"GREECE SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE

26 Annual Capital Link
Invest in Greece

Forum

3034

Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, στο πλαίσιο της ειδικής εκδήλωσης του 26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο « Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade»

Σ
το επίκεντρο του διεθνούς επεν-
δυτικού ενδιαφέροντος βρέθηκε
η Ελλάδα στο Capital Link της
Νέας Υόρκης. Ισχυροί οικονο-
μικοί παράγοντες, επενδυτές,

επιχειρηματίες και τραπεζίτες συμφώνη
σαν ότι η παρούσα συγκυρία είναι εξαιρε
τικά ευνοϊκή για τη χώρα μας . Οι συνθή
κες που έχουν διαμορφωθεί πολύ θετικές
και οι προοπτικές ακόμη σημαντικότερες.

Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματι-
στήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία
με την Capital Link διοργάνωσαν ειδική
εκδήλωση με τίτλο περασμίνο GREEK AMERICAN
ISSUER DAY” στο Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και
τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς
μεταξύ της Αμερικής, της Ελλάδος.

Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης,

ανήρτησε την Ελληνική σημαία στην
Wall Street, μια στιγμή ιδιαίτερης περη-
φάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική
Κυβερνητική αποστολή , τα στελέχη ναυτι-
λιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων
στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς
και τους εκπροσώπους των εταιριών που
συμμετείχαν στην εκδήλωση.

Σύμφωνα με το σχετικό δελτίο Τύπου,

«η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρίου
της Νέας Υόρκης, του μεγαλύτερου Χρη-
ματιστηρίου στον κόσμο, συμβάλλει στην
αναβάθμιση και προβολή της Ελλάδος σε
ένα ευρύτατο επενδυτικό κοινό σε παγκό-
σμιο επίπεδο. Επίσης δείχνει την στα-
θερή υποστήριξη του Χρηματιστηρίου
τηςΝεας Υορκης στην Ελλάδα, τις Ελληνι-

Dates

CODOS

NYS
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κές επιχειρήσεις, την Ελληνική Ναυτιλία
και την Ομογένεια. Η Αμερικανική Κεφα-
λαιαγορά αποτελεί σημαντικότατη πηγή
άντλησης κεφαλαίων για αυξανόμενο
αριθμό εταιριών Ελληνικών συμφερό
ντων και το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρ
κης διαδραματίζει κύριο ρόλο σε αυτό».

Η Tara Dziedzic, Head of US Listings,

NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπρο-
σωπεία και τις εισηγμένες στο NYSE εται-
ρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια
σχέση μεταξύ του Χρηματιστηρίου της
Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής
κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε ότι η
δέσμευση του NYSE με την Ελληνοαμερι-
κανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και επι-
χειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και
στις εισηγμένες εταιρείες του NYSE, πα-
ραμένει ισχυρή .

Μετά από την υποδοχή της Tara
Dziedzic ακολούθησαν σύντομες ομιλίες
του Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υπο-
δομών & Μεταφορών και του Δρ. Νίκου
Τσάκου, Founder, President & CEO, TEN
Ltd. Αναφέρθηκαν στην σημαντική πρό-
οδο που έχει επιτελέσει η Ελληνική οικο-
νομία, στην ελκυστικότητα της Ελλάδος
σαν επιχειρηματικό και επενδυτικό προ-
ορισμό , στην διεθνοποίηση του Ελληνι-
κού επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη
στενή συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και
Αμερικής.

Ο κ. Σταϊκούρας ανέφερε χαρακτηρι-
στικά ότι το 2019, την πρώτη φορά που
συμμετείχε στην εκδήλωση χτυπώντας το

Το καμπανάκι

κλεισίματοςχτύπησαν

οΔρ. ΝίκοςΤσάκος,

Founder, President &

CEOτης TEN Ltd. και ο
Χρήστος Σταϊκούρας,

υπουργός Υποδομών&
Μεταφορών

Closing Bell, είχε εκφράσει την δέσμευση
της κυβερνήσεως ότι περασμίνο Greece is on the
way back" και σήμερα το 2024 μπορεί να
πει ότι περασμίνο Greece is back " . Επανέλαβε το μή
νυμα του Πρωθυπουργού στο Συνέδριο
της Capital Link την προηγούμενη μέρα:

περασμίνο the best is still to come" .

-
Ο Δρ . Τσάκος , αναφέρθηκε στην – πάνω

από 22 έτη – πορεία της ΤΕΝ στο χρημα-
τιστήριο της Νέα Υόρκης και στον κομ-
βικό ρόλο της ελληνικής ναυτιλίας στο
παγκόσμιο εμπόριο και την παγκόσμια
εφοδιαστική αλυσίδα.

Παράλληλα και οι δυο ευχαρίστησαν
το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για
τη σημαντική εκδήλωση. Ακολούθησε
ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων μεταξύ
του Χρηματιστηρίου NYSE , Tara Dziedzic,

τουΥπουργού Χρήστου Σταϊκούρα, και του
Δρ . Νίκου Τσάκου , Founder, President &
CEO , TEN Ltd.

Αυτή τη φορά , το καμπανάκι κλεισί-
ματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος,

Founder, President & CEO της ΤΕΝ Ltd.
και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός
Υποδομών & Μεταφορών, πλαισιωμέ
νοι από την κα Tara Dziedzic , Head of US
Listings – NYSE , τον κ. Παναγιώτη Τσάκο
-Tsakos Energy Navigation, τους εκπρο-
σώπους της ελληνικής κυβέρνησης, κα
Αικατερίνη Νασίκα - Πρέσβη της Ελλά
δας στις ΗΠΑ, κα Αλεξάνδρα Σδούκου ,

υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας,

καθώς και εκπροσώπους εισηγμένων στο
NYSE εταιρειών.
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CAPITAL LINK FORUM :

Στα χρώματα της Ελλάδας
«ντύθηκε» η Wall Street

H Tara Dziedzic,

Head ofUS Listings
-NYSE, οΔρ. Νίκος
Τσάκος και ο Υπουργός

Υποδομών

& Μεταφορών.

ΧρήστοςΣταϊκούρας

"GREECE SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE

26thAnnual Capital Link
Invest in Greece

Forum

Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, στο πλαίσιο της ειδικής εκδήλωσης του 26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο « Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade»

Σ
το επίκεντρο του διεθνούς επεν-
δυτικού ενδιαφέροντος βρέθηκε
η Ελλάδα στο Capital Link της
Νέας Υόρκης. Ισχυροί οικονο-
μικοί παράγοντες, επενδυτές,

επιχειρηματίες και τραπεζίτες συμφώνη
σαν ότι η παρούσα συγκυρία είναι εξαιρε-
τικά ευνοϊκή για τη χώρα μας. Οι συνθή
κες που έχουν διαμορφωθεί πολύ θετικές
και οι προοπτικές ακόμη σημαντικότερες .

Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματι-
στήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία
με την Capital Link διοργάνωσαν ειδική
εκδήλωση με τίτλο περασμίνο GREEK AMERICAN
ISSUER DAY" στο Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης , τιμώντας την Ελλάδα και
τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς
μεταξύ της Αμερικής, της Ελλάδος.

Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης,

ανήρτησε την Ελληνική σημαία στην
Wall Street, μια στιγμή ιδιαίτερης περη-
φάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική
Κυβερνητική αποστολή, τα στελέχη ναυτι-
λιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων
στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς
και τους εκπροσώπους των εταιριών που
συμμετείχαν στην εκδήλωση.

Σύμφωνα με το σχετικό δελτίο Τύπου,

«η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρίου
της Νέας Υόρκης, του μεγαλύτερου Χρη-
ματιστηρίου στον κόσμο , συμβάλλει στην
αναβάθμιση και προβολή της Ελλάδος σε
ένα ευρύτατο επενδυτικό κοινό σε παγκό-
σμιο επίπεδο. Επίσης δείχνει την στα-
θερή υποστήριξη του Χρηματιστηρίου
της Νεας Υορκης στην Ελλάδα, τις Ελληνι-

NYS

-
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κές επιχειρήσεις, την Ελληνική Ναυτιλία
και την Ομογένεια. Η Αμερικανική Κεφα-
λαιαγορά αποτελεί σημαντικότατη πηγή
άντλησης κεφαλαίων για αυξανόμενο
αριθμό εταιριών Ελληνικών συμφερό-
ντων και το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρ-
κης διαδραματίζει κύριο ρόλο σε αυτό».

H Tara Dziedzic, Head of US Listings,

NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπρο-
σωπεία και τις εισηγμένες στο NYSE εται-
ρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια
σχέση μεταξύ του Χρηματιστηρίου της
Νέας Υόρκης , της Ελληνο -Αμερικανικής
κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε ότι η
δέσμευση του NYSE με την Ελληνοαμερι-
κανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και επι-
χειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και
στις εισηγμένες εταιρείες του NYSE, πα-
ραμένει ισχυρή.

Μετά από την υποδοχή της Tara
Dziedzic ακολούθησαν σύντομες ομιλίες
του Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υπο-
δομών & Μεταφορών και του Δρ. Νίκου
Τσάκου , Founder, President & CEO, TEN
Ltd. Αναφέρθηκαν στην σημαντική πρό-
οδο που έχει επιτελέσει η Ελληνική οικο-
νομία, στην ελκυστικότητα της Ελλάδος
σαν επιχειρηματικό και επενδυτικό προ-
ορισμό, στην διεθνοποίηση του Ελληνι-
κού επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη
στενή συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και
Αμερικής.

Ο κ. Σταϊκούρας ανέφερε χαρακτηρι-
στικά ότι το 2019 , την πρώτη φορά που
συμμετείχε στην εκδήλωση χτυπώντας το

Το καμπανάκι

κλεισίματοςχτύπησαν

οΔρ. ΝίκοςΤσάκος,

Founder, President &
CEOτης TEN Ltd. και ο

Χρήστος Σταϊκούρας,

υπουργόςΥποδομών&
Μεταφορών

Closing Bell, είχε εκφράσει την δέσμευση
της κυβερνήσεως ότι περασμίνο Greece is on the
way back" και σήμερα το 2024 μπορεί να
πει ότι περασμίνο Greece is back ". Επανέλαβε το μή-
νυμα του Πρωθυπουργού στο Συνέδριο
της Capital Link την προηγούμενη μέρα:

περασμίνο the best is still to come” .

-
Ο Δρ . Τσάκος, αναφέρθηκε στην – πάνω

από 22 έτη – πορεία της ΤΕΝ στο χρημα-
τιστήριο της Νέα Υόρκης και στον κομ-
βικό ρόλο της ελληνικής ναυτιλίας στο
παγκόσμιο εμπόριο και την παγκόσμια
εφοδιαστική αλυσίδα.

Παράλληλα και οι δυο ευχαρίστησαν
το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για
τη σημαντική εκδήλωση . Ακολούθησε
ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων μεταξύ
του Χρηματιστηρίου NYSE , Tara Dziedzic,

τουΥπουργού ΧρήστουΣταϊκούρα, και του
Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder, President &
CEO , TEN Ltd.

Αυτή τη φορά, το καμπανάκι κλεισί-
ματος χτύπησαν ο Δρ . Νίκος Τσάκος,

Founder, President & CEO της ΤΕΝ Ltd.
και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός
Υποδομών & Μεταφορών, πλαισιωμέ
νοι από την κα Tara Dziedzic , Head of US
Listings – NYSE, τον κ. ΠαναγιώτηΤσάκο
-Tsakos Energy Navigation, τους εκπρο-
σώπους της ελληνικής κυβέρνησης, κα
Αικατερίνη Νασίκα - Πρέσβη της Ελλά
δας στις ΗΠΑ, κα Αλεξάνδρα Σδούκου,

υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας,

καθώς και εκπροσώπους εισηγμένων στο
NYSE εταιρειών.
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Οικονομία

Το μεγάλο στοίχημα
τωνελληνικών μετοχών
και των κρατικών ομολόγων
Η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου της Αθήνας στο club
των ανεπτυγμένων αγορών και οι νέες αναβαθμίσεις του ελληνικού
αξιόχρεου - Οι προβλέψεις για την ελληνική αγορά το 2025

ΤΑ30
ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΑ
ΜΕ ΤΑ ΜΕΓΑΛΥΤΕΡΑ
ΚΕΡΔΗ ΤΟ 2024

173,50

(Περίοδος 31.12.2023-ΚΔ/4)

ΠΗΓΗ : ΕΧΑΕ , Στοιχεία
16/12/2024 ,
σε τοπικό νόμισμα

Σε παρένθεση
ο δείκτης της χώρας

ΑΠΟΔΟΣΗ %

ΑΠΟΠΛΗΡΩΜΗ
Μια πρόσθετη πρόω-
ρη αποπληρωμή των
δανείων GLF αναμένε
ται και το 2025 παρέ-
χονταςστονΟΔΔΗΧ
χώρογιαχρηματο-
δοτική δραστηριότη-
τα, αντικαθιστώντας
το «μη εμπορεύσιμο
χρέος» του Επίσημου
Τομέα με νέα ΟΕΔ, είτε
με τηνεισαγωγή νέ
ων εκδόσεων μενέες
διάρκειες είτε μετην
αύξηση της ρευστό
τητας σε προηγούμε
νες εκδόσεις σε όλο
το φάσμα ληκτότητας
της ελληνικής καμπύ
λης αποδόσεων, μέσω
Κοινοπρακτικών Εκ-
δόσεων ή μέσω δημο-
πρασιών.

Του Τάσου Μαντικίδη

M ε ήπια κέρδη, περί-
που 12%, απόρροια
κυρίως των πρωτο-
γενών και δευτερο-

γενών προσφορών μετοχών, που
κυμάνθηκαν στα 5 δισ. ευρώ ,

κλείνει το 2024 το Χρηματιστή-
ριο της Αθήνας υποαποδίδοντας
σε σχέση με τις μετοχές παγκο-
σμίως (+20% ο δείκτης MSCI
World) όπου κυριάρχησαν οι
αγορές των ΗΠΑ, υπεραποδίδο-
ντας όμως σε μέσα επίπεδα των
ευρωπαϊκών (+7,2% ο δείκτης
STOXX Europe 600) και των
αναδυομένων αγορών (+6,8%
ο δείκτης MSCI EM) .

Παράλληλα , ο δείκτης των
ελληνικών κρατικών ομολόγων
με κέρδη άνω του 5% σημείω
σε το 2024 τη δεύτερη μεγαλύ-
τερη συνολική απόδοση (μετά
την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες
της ευρωζώνης , με το περιθώριο
(spread ) των 10ετών ομολόγων
σε σχέση με τα αντίστοιχα γερ-
μανικά ομόλογα αναφοράς να
υποχωρεί μάλιστα τον Δεκέμ-
βριο ως τις 78 μονάδες βάσης,επίπεδο που συνιστά χαμηλό
από το 2008 .

Καθώς οσονούπω ανατέλ
λει ηνέα χρονιά, εκτιμάται πως

δεικτών FTSE Russell και S&P
DJI έχουν εντάξει την ελληνική
αγορά σε watch list για μετάτα
ξη στις ανεπτυγμένες αγορές,
με την πρώτη να αναμένεται
να ανακοινώσει τον προσεχή
Μάρτιο το χρονοδιάγραμμα
της πιθανής αναβάθμισης, ενώ
η δεύτερη ανακοινώνει αντί-
στοιχες κινήσεις Ιούλιο - Αύ
γουστο. Παράλληλα η STOXX
ανακοινώνει τις προθέσεις της
για πιθανή ένταξη σε watch list
τον Απρίλιο, όπως και η MSCI
τον Ιούλιο - Αύγουστο , που είναι
και ο μεγαλύτερος πάροχος δει-
κτών που ακολουθούνται από το
70% των παθητικών κεφαλαίων
παγκοσμίως.

Κεφάλαια
Τα δεδομένα δείχνουν πως για
μια περίοδο 2 ετών το ελληνι
κό χρηματιστήριο θα βρίσκε
ται τόσο στις αναδυόμενες όσο

B
Η ελληνική
αγορά μετοχών
έχει σημειώσει
πρόοδο σε μέγεθος,

ρευστότητα και
τα μεγάλα στοιχήματα της ελ- προσβασιμότητα,ληνικής αγοράς ομολόγων και
μετοχών για το 2025 έχουν να
κάνουν με τα εξής:

1
Το ελληνικό χρηματιστή-
ριο αναμένεται να μπει σε

τροχιά αναβάθμισης από τις
αναδυόμενες στις ανεπτυγ

δείχνοντας τις
δυνατότητές της
να ευθυγραμμιστεί
πιο στενά με τα

μένες αγορές. Ηδη οι πάροχοι παγκόσμια πρότυπα

. και στις ανεπτυγμένες αγορές,
ενώ σε κάθε περίπτωση η τελι
κή αναβάθμιση σε ανεπτυγμέ
νη αγορά , ανεξάρτητα από τις
βραχυχρόνιες ροές κεφαλαίων,

μακροπρόθεσμα , μόνο θετική
μπορεί να είναι για την ελλη-
νική αγορά αφού τα δυνητικά
κεφάλαια που θα μπορούσαν
να τοποθετηθούν στις ελληνι
κές μετοχές είναι πολλαπλάσια .

Παράλληλα , δεν είναι δυνατόν
η Ελλάδα μέρος της ευρωζώνης
να μην επανακτήσει το status
ανεπτυγμένης αγοράς.

Το ελληνικό χρηματιστήριο
βρισκόταν πάντως για 12 χρό-
νια στις ανεπτυγμένες αγορές,
προτού υποβαθμιστεί τον Νο-
έμβριο του 2013 και από τους
δύο σημαντικότερους δείκτες
που παρακολουθούν οι πα-

και τον FTSE Russel , κάτι που
αποτέλεσε κακό προηγούμενο ,

αφού κανένα άλλο χρηματιστή
ριο ενταγμένο στις ανεπτυγμέ
νες αγορές δεν έχασε αυτό το
στάτους. Με την επερχόμενη
ανάκτηση του στάτους της ανε
πτυγμένης αγοράς, οι ελληνικές
μετοχές θα μπορούσαν δυνητικά
να βρεθούν στο ραντάρ διεθνών
μακροπρόθεσμων funds με συ
νολικό ενεργητικό 14 τρισ. δολ.

Δυνατότητες
Ο Cesar Ramirez της MSCI σε
πρόσφατο επενδυτικό συνέδριο
της Capital Link στη Ν . Υόρκη
ανέφερε σε διεθνείς επενδυτές
πως την τελευταία δεκαετία η
ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος,

ρευστότητα και προσβασιμότη-
τα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στε
νά με τα παγκόσμια πρότυπα .

Αναφορικά με την ταξινό-

62,30

57,20

46,10

36,30
34,40

32,90 32,60 32,50
31,50

27,30
26,60 26,50 26,10

24,70 23,90
21,30 20,00

18,50 17,90 17,90
16,60 16,10 16,00 15,10
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μηση της αγοράς,τόνισετηδέ
σμευση της MSCI να αντικατο-
πτρίζει με ακρίβεια την εξέλιξη
της ελληνικής αγοράς μέσω των
δεικτών της, ενώ τόνισε τα βή-
ματα για την αντιμετώπιση της
προσβασιμότητας στην αγορά ,

συμπεριλαμβανομένων των
βελτιώσεων στον δανεισμό με
τοχών, στις ανοικτές πωλήσεις
και στη δυνατότητα μεταφοράς,

που υπήρξαν καταλύτηςγια με
ταρρυθμίσεις.

Οι ρυθμιστικές εξελίξεις,

όπως αυτές βάσει του Κανονι-
σμούγια τα Κεντρικά Αποθετή
ρια Τίτλων ( CSDR), έχουν βελτι
ώσει την υποδομή εκκαθάρισης
και διακανονισμού της Ελλάδας,
διασφαλίζοντας τη στενότερη
ευθυγράμμισή της με διεθνή
πρότυπα.

Η προσαρμοσμένη κεφαλαι
οποίηση της ελληνικής αγοράς
έχει αυξηθεί κατά 35% τα τε
λευταία χρόνια, ενώ αντιπροσω
πεύει πλέον στάθμιση 4,5% στον
δείκτη MSCI Emerging Markets.

Ενώ η ελληνική αγορά με-
τοχών έχει κάνει σημαντικά
βήματα προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα, ο Ramirez
επανέλαβε ότι « η MSCI παραμέ
νει αφοσιωμένη στη συνεργασία
μετα ενδιαφερόμενα μέρη, στη
διεξαγωγή ολοκληρωμένων δια-
βουλεύσεων και στη διασφάλιση
της διαφάνειας στις αποφάσεις
που επηρεάζουν τις ταξινομή
σεις της αγοράς της» .

2 Μετά καιτηνπρόσφατη ανα-

όχρεου σε « ΒΒΒ» (από « ΒΒΒ-»)
από τη Scope Ratings, που έγινε
ο πρώτος οίκος από τους πέντε
συνολικά μαζί με τις S&P, Fitch,
DBRS και Moody's, που είναι
αποδεκτοί από το ευρωσύστη-
μα, που έδωσε στην Ελλάδα
μία βαθμίδα πάνω από το στά
τους τού « investment grade»,
αναμένονται το 2025 και άλλες
αναβαθμίσεις κατά μία βαθμίδα
του ελληνικού αξιόχρεου και
από τους άλλους οίκους, κάτι
που θα στηρίξει τα ελληνικά
ομόλογα .

Η Moody's (η μόνη που δεν
το έχει κάνει) θα δώσει όπως
εκτιμάται το 2025 την «επεν-
δυτική βαθμίδα» , έστω και αν
οι αναλυτές της επιμένουν ότι
«αναβαθμίζουμε μία χώρα μετά
το πέρας 10-15 ετών από μια
χρεοκοπία» .

Δεδομένης της υπεραπό
δοσης του ελληνικού κρατικού
προϋπολογισμού, του στόχου

14,50 13,80 13,30 13,30 13,20

Βόρεια Ταϊβάν
Μακε-
δονία

(FTSE
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(Hang
Seng)
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ΟΙ ΕΛΛΗΝΙΚΕΣ ΜΕΤΟΧΕΣ ΜΕ ΤΑ (Περίοδος 31.12.2023-
ΜΕΓΑΛΥΤΕΡΑ ΚΕΡΔΗ ΤΟ 2024 17.12.2024)
(Ποσοστά %)

DOTSOFT 253,80 REAL CONSULTING 29,30
CAIRO MEZZ 138,50 LOGISMOS 29,00

SOFTWeb 99,40 CENERGY HOLDINGS 28,90
MODA BAGNO 88,50 COCA-COLAHBC 26,00

Q& R 86,50 ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ 24,30
TITAN CEMENT 83,90 ΛΑΜΨΑ 24,00
PHOENIX VEGA 77,70 A.S. COMPANY 21,80
OPTIMA BANK 65,90 PROFILE 21,20

ΚΡΙ - ΚΡΙ 55,50 BIOTEP 20,80
ΑΛΟΥΜΥΛ 46,40 ΕΘΝΙΚΗ 20,80

ΙΛΥΔΑ 43,70 ΠΕΙΡΑΙΩΣ 20,20
ΑΤΤΙΚΕΣ ΕΚΔΟΣΕΙΣ 43,00 VIDAVO 17,50

ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ 39,70 ΜΠΛΕ ΚΕΔΡΟΣ 15,80

ALPHA TRUST 36,90 ΜΠΗΤΡΟΣ 15,40

EUROBANK HOLDINGS 36,30 ΟΤΕ : 14,00
UNIBIOS 36,30 PERFORMANCE 13,80

ΕΒΡΟΦΑΡΜΑ 34,20 GALAXYCOSMOS MEZZ 13,50
SUNRISEMEZZ 32,70 ΑΔΜΗΕΣΥΜΜ. 13,50

ATTICA ΣΥΜΜ . 13,40

11,60

ΟΛΠΑ 31,00

29,80ΣΑΡΑΝΤΗΣ

πρωτογενούς πλεονάσματοςγια
το 2025 , της ευνοϊκής δομής του
χρέους , των πολύ χαμηλών χρε-
ολυσίων και ετήσιων πληρωμών
τόκων, της μηδενικής έκθεσης
σε συναλλαγματικό και επιτο-
κιακό κίνδυνο κ.λπ., το πιο δύ
σκολο μέρος της δουλειάς του
ΟΔΔΗΧ για το επόμενο έτος
αλλά και για τα επόμενα χρόνια,
είναι να βρει χώρο για εκδοτική
δραστηριότητα , καθώς τα τα-
μειακά αποθέματα της Ελλά
δας κινούνται κοντά στο 20%
του ΑΕΠ .

Η στρατηγική
Ωστόσο, η Ελλάδα πρέπει να
διατηρήσει μια ρευστή καμπύ
λη αποδόσεων επιτοκίων μη-
δενικού κινδύνου, επομένως ο
ΟΔΔΗΧ πρέπει να έχει συνεχή
πρόσβαση στις κεφαλαιαγορές
και διάλογο με τους επενδυτές ,

Το επόμενο έτος η στρα-
τηγική χρηματοδότησης θα είν

BRIQPROPERTIES

ΠΗΓΗ: ΕΧΑΕ , Στοιχεία 17/12/2024

ναι παρόμοια με ό,τι έγινε μέ
χρι στιγμής , πιθανότατα λίγο
λιγότερο, διότι οι ακαθάριστες
χρηματοδοτικές ανάγκες είναι
πολύ περιορισμένες. Σύμφωνα
με εκτιμήσεις , η Ελλάδα θα βγει
στις αγορές το 2025 με στόχο
την άντληση 8 δισ. ευρώ , ενώ
άλλα 2-3 δισ. ευρώ θα αφορούν
δανεισμό από οργανισμούς.

Παράλληλα , η Ελλάδα απο-
φάσισε να προπληρώσει τις απο-
σβέσεις GLF, σε αναλογική βά-
ση, από το 2033 έως το 2042 ,

μεταφέροντας ταυτόχρονα ένα
ισχυρό μήνυμα στους θεσμούς,
στους οίκους αξιολόγησης και
κυρίως στην επενδυτική κοι-
νότητα , παρέχοντάς τους επι-
πλέον διαβεβαίωση ότι η Ελ-
λάδα είναι προνοητική και θα
εκπληρώσει τις δανειακές της
υποχρεώσεις όχι μόνο βραχυ-
πρόθεσμα και μεσοπρόθεσμα
αλλά και μακροπρόθεσμα, υπό
οποιεσδήποτε συνθήκες.

ΣΥΝΟΛΙΚΗ ΑΠΟΔΟΣΗ 2024 ΔΕΙΚΤΗ ΚΡΑΤΙΚΩΝ
ΟΜΟΛΟΓΩΝ ΧΩΡΩΝ ΤΗΣ ΕΥΡΩΖΩΝΗΣ
ΠΗΓΗ:Alpha Bank - Ανάλυση Διεθνών Αγορών
(στοιχεία έως 9/12/2024)

7,1

Ιταλία

5,2 5,1 4,8
3,5

2,8 2,8

(Ποσοστά %)

Thanas
Ελλάδα Πορτογαλία

Ισπανία
Ολλανδία

Ιρλανδία Βέλγιο

1,9

Γερμανία

0,9

Γαλλία

Οι καταλύτες
που στηρίζουν
την ελληνική
κεφαλαιαγορά

Οι προοπτικές για τις αγορές
μετοχών και ομολόγων στην
Ελλάδα παραμένουν θετι-
κές, υποστηρίζουν κορυφαίοι
αναλυτές, ενώ το στοίχημα
για το 2025 έχει να κάνει με
την πρόσφορα και λιγότερο
με τη ζήτηση, καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το
εξωτερικό , στηρίζοντας και
τις εγχώριες εταιρείες που
θα θελήσουν να σηκώσουν
νέα κεφάλαια από την κεφα-
λαιαγορά , ενώ αναμένονται
και ισχυρές δευτερογενείς
συναλλαγές και επιστροφές
κεφαλαίου.

1. Από την αρχή του χρό-
νου έως σήμερα οι επενδυτές
σε ελληνικές μετοχές έχουν
τοποθετήσει επιπλέον 4,3
δισ. ευρώ μέσω πρωτογενών
και δευτερογενών προσφο-
ρών, ενώ η πιθανή αναβάθ
μιση του ΧΑ σε ανεπτυγμένη
αγορά μακροπρόθεσμα θα
πρέπει να αντιμετωπιστεί
στρατηγικά , καθώς μια νέα
βάση επενδυτών θα χρεια-
στεί να εξοικειωθεί με τις ελ-
ληνικές μετοχές και οι ροές
από παθητικά κεφάλαια εν-
δέχεται να είναι σημαντικές.

Στην αγορά των ομολόγων
το 2024 είχαμε χρονιά -ρεκόρ
για τις ελληνικές τράπεζες
με εκδόσεις ομολόγων 7,7
δισ . ευρώ σε σχέση με 4,2
δισ. το 2023. Η βασικότερη
παράμετρος για την επιτυ
χία αυτή ήταν η επίτευξη
της επενδυτικής βαθμίδας
για τις τράπεζες , η οποία
συνετέλεσε σημαντικά στη
διεύρυνση των επενδυτών
που επενδύουν σε ελληνικά
τραπεζικά ομόλογα.

Για παράδειγμα , ο
Moody's αξιολογεί τώρα
τη Eurobank και την Εθνι
κή Τράπεζα της Ελλάδος σε
Baal, σε σύγκριση με το Bal
της κυβέρνησης . Έτσι π.χ. το
νέο ομόλογο της Εθνικής τι-
μολογήθηκε με περιθώριο
στις 130 μονάδες σε σχέση
με τις 330 μονάδες περιθω-
ρίου της έκδοσης του 2020.

Στον τομέατων εταιρειών
είδαμε επανεμφάνιση εκδόσε-
ων ευρω-ομολογων μετά από
απουσία δύο ετώνόπως η ΔΕΗ,

τα Ελληνικά Πετρέλαια, η Μυ
τιληναίος, καθώς τα περιθώρια
για ΒΒ πιστοληπτική βαθμίδα
αγγίζουν τα χαμηλότερα επί-
πεδα των τελευταίων ετών.

Υπάρχουν ακόμα αρκετ
τοί καταλύτες που θα μπο-
ρούσαν να συντηρήσουν τη
θετική πορεία της κεφαλαια-
γοράς και την επόμενη χρο-
νιά, υποστηρίζουν οι αναλυ-
τές, καθώς το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλ-
λον, με προεξέχουσα τη συ-
νεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω
αναβαθμίσεις του αξιόχρε-
ου την επόμενη διετία.

Οικ

ΠΡΟΟΔΟΣ
Οινέεςπρο-
ϋποθέσεις
του Κανο-
νισμού του
Χρηματι-
στηρίουγια
τη διασπορά
στοχεύουν
ακριβώς
στηνπρο-
ώθησητης
συναλλακτι-
κής δραστη-
ριότητας
στηνελλη-
νική κεφα-
λαιαγορά και
στηνανα-
βάθμιση του
επενδυτικού
προφίλ των
ελληνικών
εισηγμέ
νων εταιρει
ών.Απότη
σκοπιάτης
βαθμίδας
του ελληνι
κούχρημα-
τιστηρίου, η
ελληνική κε-
φαλαιαγορά
έχει κάνει
σημαντι-
κή πρόοδο
ως προς το
μέγεθος, τη
ρευστοποί-
ηση καιτο
κανονιστικό
πλαίσιο.
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Χριστίνας
Ρωμηού

ygeiamou.gr . marieclaire.gr · cantina.protothema.gr

ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ / BUSINESS STORIES
newsauto.gr • newsmoto.gr • travel.gr

26ο CAPITAL LINK INVEST IN GREECE FORUM

topetmou.gr

260 AscendCapital Link.
Invest in Greece forum

26 CapitalLink
Investin GreeceFes

Capital Link

themanews.com

Από αριστερά: Νίκος Μπορνόζης, Χρήστος Μεγάλου, Λίνα Νικολοπούλου,
Κατερίνα Νασίκα, πρέσβης της Ελλάδας στις ΗΠΑ, Γιάννης Στουρνάρας,

Χρήστος Σταϊκούρας, Ολγα Μπορνόζη, Τζον Κατσιματίδης
κατά την απονομή του βραβείου Hellenic Leadership Award
στον διοικητή της ΤτΕ, Γιάννη Στουρνάρα

Από αριστερά: Κωνσταντίνος Κωστόπουλος, Head
ofGreece & Cyprus Investment Banking Morgan Stanley,
Ολγα Μπορνόζη, Χρήστος Σταϊκούρας, Ελένη Βρεττού,

Νίκος Μπορνόζης, Χρήστος Μεγάλου, Δημήτρης
Κοφίτσας, Head of Greece Investment Banking Coverage
and Financing Goldman Sachs International

ΠΟΥ ΠΟΝΤΑΡΕΙ Η ΕΛΛΑΔΑ
μετά την κατάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας
Η διεθνής συνάντηση κορυφής για την ελληνική οικονομία διοργανώθηκε και φέτος στη Νέα Υόρκη
υπό τον τίτλο « Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» , συγκεντρώνοντας κορυφαία
κυβερνητικά στελέχη , επιχειρήσεις, τράπεζες και επενδυτές από την Ελλάδα και το εξωτερικό

T
ο στοίχημα της ανάκτησης της επενδυτικής

βαθμίδας κερδήθηκε μετά από χρόνια
επίπονων προσπαθειών. Το ερώτημα τι
ακολουθεί από εδώ και πέρα κλήθηκαννα
διερευνήσουν οι συμμετέχοντες στο 26ο
ετήσιο CapitalLink Invest in Greece Form

που διοργανώθηκε στο εμβληματικό Metropolitan Club ,

την ιδιωτικήλέσχηπου ίδρυσετο 1891 o J.P. Morgan στο
Μανχάταν. Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια
εξαιρετικά θετικήγια τηνΕλλάδα περίοδο , μετησυμμε
τοχή κορυφαίων Αμερικανών και διεθνών επενδυτών,

διεθνών και ελληνικών επιχειρήσεων, τραπεζών και
οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών εκπροσώπων, 19

εισηγμένων εταιρειών και 97 κορυφαίων ομιλητών.

Σύμφωνα με τους συνιδρυτέςτου Capital Link Invest in
Greece ForumΝικόλα και Ολγα Μπορνόζη, «η ανάκτη
ση της επενδυτικής βαθμίδας αποτελεί ορόσημογια την
ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια καιδημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκεςρευστό
τητας». Ο πρωθυπουργός με βιντεοσκοπημένο μήνυμά
του σήμανε την εκκίνηση του φόρουμ, καλώντας τους
επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα ,

χαρακτηρίζοντας την αναβάθμιση τουΧ.Α. σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα: «Όταν
μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο, το 2019,

παρουσίασα το όραματης κυβέρνησής μαςκαιαπηύθυνα
πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε
στην επιτυχία αυτής της πορείας. Εκτοτε, τα ελληνικά
περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε
προσδοκία». Στηνομιλία του , ο υπουργόςΥποδομώνκαι
Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια
σειρά εμβληματικών έργων, όπως η παράδοσητου μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου τωνλεωφο-
ρείωνσεΑθήνα και Θεσσαλονίκη. Η υπουργός Εργασίας
Νίκη Κεραμέως αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που
προωθούνται στην αγορά εργασίας, όπως η ενίσχυση
των συλλογικών διαπραγματεύσεων και η πρόσφατη
νομοθεσία για τον κατώτατο μισθό . Η υφυπουργός
ΕνέργειαςΑλεξάνδρα Σδούκου ανέδειξε τηστρατηγι
κή της Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα για κλιματική
ουδετερότητα, επενδύοντας σε Ανανεώσιμες Πηγές
Ενέργειας (ΑΠΕ) και ενεργειακές υποδομές.

Ο αναπληρωτής υπουργός Ανάπτυξης Νίκος Παπα-
Θανάσης επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα

της χώρας, παρουσιάζοντας τοννέο Προϋπολογισμό που συστήματος που έχει χορηγήσει από τις αρχές του 2024

εκτείνεται μέχρι το 2028.

Το φόρουμ παρείχε μια μοναδική ευκαιρία στους
Ελληνες υπουργούς για ανοιχτό διάλογο με 22 investment
funds καιεταιρείες σχετικά με τις μεταρρυθμίσεις και τις
στρατηγικές ανάπτυξης της Ελλάδας, πέραν των κατ '

ιδίαν επαφών που έλαβαν χώρα. Μεταξύ άλλων, εξετά-
στηκανο αντίκτυπος τωνμεταρρυθμίσεωνστηνοικονο-
μία και τις επενδύσεις, οι ευκαιρίες που δημιουργεί η
αναβάθμιση της Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα , το
θετικό επενδυτικό κλίμα και οι πρωτοβουλίες για την
επιτάχυνση των επενδύσεωνσε διάφορους τομείς .

Στο πλαίσιο του συνεδρίου διοργανώθηκαν πολυά-

ριθμα πάνελ, μεταξύ άλλων, για τηνπροσπάθεια διεθνο-
ποίησης τουΧρηματιστηρίου, το μέλλοντωνυποδομών,

τις τράπεζες, τις νέες συνθήκες στην αγορά ενέργειας,

τις προοπτικές που «βλέπουν» οι διεθνείς επενδυτές.

Νέες επενδυτικές ευκαιρίες στο Χ.Α.
Οι ομιλητές στάθηκανστο γεγονόςότι η ελληνική αγορά
παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη ξεπερνώντας
την Ευρώπη συνολικά, ενώ επισημάνθηκεότιτηντελευ-
ταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεταιμε αυτή των
ΗΠΑ. «Γιαναπάμεστιςανεπτυγμένεςαγορέςθέλει δουλειά
και ηδουλειά αυτήέχει γίνει», ανέφερε ο επικεφαλής της
ΕΧΑΕΓιάννοςΚοντόπουλος χαρακτηρίζοντας την έντα-
ξη του Χ.Α. στη watch list του οίκου FTSE μια πολύ ση-
μαντική εξέλιξη, καθώς και τηδικαίωση συντεταγμένων
προσπαθειών τα τελευταία δύο έτη. Στάθηκε επίσης
στην ισχυρή δυναμική των εισηγμένων που άντλησαν
συνολικά 1,3 δισ. ευρώ που μαζί με τα σημαντικάplacements

και τις κινήσεις που ετοιμάζονται το ποσό προσεγγίζει
τα 5 δισ . ευρώ .

Η συζήτηση επικεντρώθηκε στον σημαντικό μετα-
σχηματισμό που συντελείται στον κλάδο, αλλά και στην
πρόκληση των επερχόμενων μειώσεων επιτοκίων της
ΕΚΤ, με τις ελληνικές τράπεζες να επιδεικνύουναξιοση-
μείωτη ανθεκτικότητα και ισχυρά αποτελέσματα στο α '

εννεάμηνο του 2024. Οπως τόνισε χαρακτηριστικά ο
διευθύνων σύμβουλος της Πειραιώς, Χρήστος Μεγάλου,

ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγ-
ματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανά-
πτυξη της ελληνικής οικονομίας, καθώς η τελευταία
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού

νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ . ευρώ .

Από τηνπλευρά της , η πρώτηγυναίκα CEO ελληνικής

τράπεζας , η κυρία Ελένη Βρεττού, αναφέρθηκε στη
δημιουργία του 5ου τραπεζικού πυλώνα με τη συγχώνευ-
σητης Παγκρήτιας μετηνAttica Bank. «Απόεκείπουόλοι,

πληντης κυβέρνησης, του κ. Στουρνάρακαι του κ. Εξάρχου,

πίστευανότι το εγχείρημα αυτό αποτελούσεεπαγγελματι
κήαυτοκτονία, μετα αποτελέσματα εννεαμήνουπρόκειται
να ανακοινώσουμε το έβδομο συνεχόμενο κερδοφόρο
τρίμηνο. Στόχος μας είναι μια φιλική τράπεζα με επαφή
πρόσωπο μεπρόσωπο μετον πελάτη που θαμπορεί να
έχειπρόσβαση στηχρηματοδότηση» , είπεη κυρία Βρεττού ,

προσθέτοντας ότι το όνομα της νέαςτράπεζας θα ανακοι-
νωθεί τον ερχόμενο Απρίλιο. Κοινή διαπίστωση των
συμμετεχόντων ήταν ότι ο κύκλος των δυνητικών επεν-
δυτών που εξετάζουν επενδύσεις στην Ελλάδα διευρύ
νεται στοντομέα τωνακινήτωνμετά τηνεπιστροφή στην
επενδυτική βαθμίδα. Όπως χαρακτηριστικά σημείωσε ο

επικεφαλής της AKTOR, Αλέξανδρος Εξάρχου, το ελληνι
κό real estate κυρίως στα εμπορικά ακίνητα έχει μεγάλα
περιθώρια ανόδου και επιφυλάσσει υψηλές αποδόσεις

για το μέλλον, που είναι καιο λόγοςγια επένδυση 600 εκατ.

ευρώ που ετοιμάζει στη συγκεκριμένη δραστηριότητα.

Το νέο ενεργειακό τοπίο
Οιομιλητές στάθηκανστη σημασία του αναθεωρημένου
Εθνικού Σχεδίου για την Ενέργεια και το Κλίμα και στον
στόχο της μείωσης των εκπομπών αερίωντου θερμοκη
πίου έως το 2030καιτην επίτευξη κλιματικής ουδετερό
τητας έως το 2050. Οπως είπαν, η Ελλάδα κατέγραψε
πέρυσι ρεκόρ παραγωγής αιολικής, ηλιακής και υδροη
λεκτρικής ενέργειας , η επίτευξη ωστόσο αυτού του φι-
λόδοξου στόχου απαιτείνα προχωρήσουνοι επενδύσεις
που είναι απαραίτητες για να υλοποιηθεί ο στόχος της
πράσινης ανάπτυξης, όπως αναβαθμίσεις του δικτύου ,

απλοποίηση των αδειοδοτήσεων τωνΑΠΕ και έμφαση
στην αποθήκευση ενέργειας .

Οι εκπρόσωποι των μεγαλύτερων κατασκευαστικών
ομίλων της χώρας εξέφρασαν την αισιοδοξία τους για το
μέλλον των υποδομών και των μεταφορών. Οπως ανα-
φέρθηκε χαρακτηριστικά, το 2009 επενδυόταν μόλις το
1% του ΑΕΠ σε υποδομές και το διάστημα 2020-2024
δόθηκανγια υποδομές στην Ελλάδα 6-7 δισ. ευρώ .
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Διαρκής η συμπίεση στα κατώτατα όρια
με τους νόμους των ΝΔ - ΣΥΡΙΖΑ - ΠΑΣΟΚ

Το πρόσφατο νομοθετικό έκτρωμα για την ενσωμάτωση της ευρωπαϊκής Οδηγίας
θωρακίζει κι άλλο τον μηχανισμό που έχει στα χέρια της η εργοδοσία

Λ
ίγες μέρες μετά την ψήφιση του εκτρωματι-
κού νόμου για την ενσωμάτωση της ευρω-
παϊκής Οδηγίας για τους λεγόμενους «ε-
παρκείς μισθούς» και τον καθορισμό του και

τώτατου μισθού μέσωτουγνωστού αλγορίθμου ,

τόσο από παρεμβάσεις της κυβέρνησης (βλ . πα-
ρακάτω) όσο και από κάθε διαθέσιμο στοιχείο εν
πιβεβαιώνεται η βασική επιδίωξη : Η διαρκής συ-
μπίεση όλων των μισθών γύρω από τα κατώτατα
όρια , όπως έχουν « παραγγείλει» οι επιχειρηματι
κοί όμιλοι σε όλες τις κυβερνήσεις . Υπενθυμίζε
ται ότι το συγκεκριμένο νομοσχέδιοψήφισεη κυ
βέρνηση της ΝΔ, ενώ πάνω από τα μισά του άρ-
θρα υπερψήφισε και το ΠΑΣΟΚ, βάζοντας μια α-
κόμα σφραγίδα συναίνεσης στην επίθεση στολα
ϊκό εισόδημα . Τη στρατηγική στόχευση για τη δι-
αρκή συμπίεση των μισθών αποκαλύπτουν τα δι-
αθέσιμα στοιχεία για την πορεία τους από το 2011
μέχρι και σήμερα . Τα χρόνια δηλαδή που ξηλώθη
κανοι κλαδικές Συλλογικές Συμβάσεις , οι τριε
τίες και άλλα δικαιώματα , με τους μνημονιακούς
νόμους των ΝΔ - ΠΑΣΟΚ - ΣΥΡΙΖΑ. Επιβεβαιώ-
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νεται δηλαδή το δίκαιο των διεκδικήσεων για επαναφορά των Συλ-
λογικών Συμβάσεων και όλων των διατάξεων που τους δίνουν πραγ-
ματική υπόσταση (ευνοϊκότερη ρύθμιση, επεκτασιμότητα, υποχρεω
τικότητα κ.λπ. ) , όπως αυτές περιλαμβάνονται και στην πρόταση νό-
μου που κατέθεσαν πάνω από 650 σωματεία . Μια πρόταση που α-
πορρίφθηκε με συνοπτικές διαδικασίες στη Βουλή από όλα τα κόμ
ματα , πλην του ΚΚΕ που ανέλαβε να την καταθέσει.

Επιβίωση το 2024
με μισθούς κάτω και από το 2011 !

Μια απλή ματιά στην πορεία τωνχρόνων αυτών, σύμφωνα με τα «Μη-
νιαία στοιχεία απασχόλησης μισθωτών ασφαλισμένων ιδιωτικού δικαί
ου e-ΕΦΚΑ» για τον μήνα Απρίλη , από το 2011 μέχρι και το 2024, δεί-
χνει καθαρά ότι την περίοδο 2011- 2022 ο ονομαστικός μέσος μει-
κτός μισθός (Πίνακας 1)1 είχε μια καθαρά φθίνουσα πορεία . Μάλιστα ,

παρά τη μικρή αύξηση που σημείωσε το 2023 και το 2024 , παραμένει
μειωμένος κατά σχεδόν 11%σε σχέση με το 2011 !

Ανάλογη πορεία ακολουθεί ο ονομαστικός διάμεσος των συνολι
κών μεικτών αποδοχών μισθός (Πίνακας 1 ) . Διάμεσος μισθός ονομά
ζεται στην προκειμένη περίπτωση το ανώτερο ποσό μέχρι το οποίο
φθάνουν οι συνολικές μεικτές αποδοχές για το 50% των εργαζομέ
νων. Για παράδειγμα , το 2011 οι αποδοχές του 50% των εργαζομένων
κυμαίνονταν από μερικές δεκάδες ευρώ μέχρι 1.150 ευρώ. Επομένως ,

το ποσό των 1.150 ευρώείναι ο διάμεσος. Σύμφωνα λοιπόν με τα στοι
χεία του ΕΦΚΑ για τον μήνα Δεκέμβρη , από το 2011 μέχρι το 2018, α-
κολουθείται μια φθίνουσα πορεία η οποία αντιστράφηκε μέχρι και το
2023 , ωστόσο ο διάμεσος μισθός παραμένει μειωμένος κατά 12%
συγκριτικά με τον αντίστοιχο μισθό του 2011 .

Εδώ θα πρέπει να σημειωθεί ότι σύμφωνα με τον τρόπο παρουσί
ασης των στοιχείων, στον υπολογισμό του διάμεσου μισθού συμπερι-
λαμβάνονται εκτός από τις τακτικές αποδοχές και οποιασδήποτε άλ-
λης φύσης επιπλέον αμοιβές (π.χ. για υπερωρίες, δουλειά σε αργίες
και δουλεμένα ρεπό κ.ά.) .

Από την άλλη μεριά , ο ονομαστικός κατώτατος μεικτός μισθός
(Πίνακας 1) μετά την τεράστια μείωση που έγινε το 2012 με κρατική
παρέμβαση (κατά 22% για τους εργαζόμενους άνω των 25 ετών και
κατά 32% για τους εργαζόμενους κάτω των 25 ετών) , ακολούθησε σε
ονομαστικές τιμές μια φαινομενικά αύξουσα πορεία. Ομως, ακόμα κι
έτσι, μόλις το 2023 ξεπέρασε τον ονομαστικό κατώτατο μεικτό μισθό
του 2011 κατά μόλις 29 ευρώ !

Αυτή η ανάγνωση των στοιχείωνγια τους ονομαστικούς μισθούς
δείχνει την πορεία σύγκλισης του μέσου , διάμεσου και κατώτα-
του μισθού κυρίως λόγω της μεγάλης μείωσης του μέσου και ακό-
μα μεγαλύτερης του διάμεσου μισθού και της πολύ μικρής αύξη-
σης του κατώτατου .

Φαινομενική «αύξηση» -

πραγματική μείωση
Όμως , το ποια είναι η κατάσταση που βιώνουν καθημερινά οι

εργαζόμενοι , δηλαδή ότι ο μισθός δεν φθάνει για να βγάλουν τον
μισό μήνα , αποτυπώνεται σαφέστερα και καλύτερα όταν λάβου
με υπόψη και τον Γενικό Δείκτη Τιμών Καταναλωτή (ΓΔΤΚ) , ώστε
να διαπιστωθεί η επίδραση του πληθωρισμού στους ονομαστικούς
και να εξαγάγουμε τους πραγματικούς μισθούς με τους οποίους
πρέπει να τα βγάλει πέρα ο κάθε εργαζόμενος .

Με βάση λοιπόν την πορεία του ΓΔΤΚ για την περίοδο 2011 -
2024 προκύπτουν τα εξής συμπεράσματα :
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ΠΙΝΑΚΑΣ 2: Πραγματικοί μισθοί
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Η πορεία της συμπίεσης των πραγματικών μισθών: Διαρκώς μειώνεται το εύρος μεταξύ κατώτατου και μέσου

- Ο πραγματικός μέσος μεικτός μισθός (Πίνακας 2) βρίσκε
ται σε φθίνουσα πορεία , παρά τα σκαμπανεβάσματα των τελευ-
ταίων ετών, και σε κάθε περίπτωση γεγονός είναι ότι ο πραγματι-
κός μέσος μεικτός μισθός τον Απρίλη του 2024 ήταν μειωμένος
κατά σχεδόν 22% συγκριτικά με τον αντίστοιχο μισθό του 2011 .- Παρόμοια πορεία ακολουθεί ο πραγματικός3 διάμεσος των
συνολικών μεικτών αποδοχών (Πίνακας 2) , ο οποίος τον Δεκέμ-
βρη του 2023 ήταν μειωμένος κατά 21,5% συγκριτικά με τον αντί-
στοιχο μήνα του 2011 .

Σε ό,τι αφορά τον κατώτατο μισθό η φαινομενική αύξηση που πα-
ρουσιάζει στις ονομαστικές τιμές του δίνειτη θέση της στη μείωση σε
πραγματικές τιμές. Ετσι , τον Απρίλη του 2024 ο πραγματικός μει-
κτός κατώτατος μισθός (Πίνακας 2) είναι μειωμένος κατά 3,5% συ
γκριτικά με τον κατώτατο μισθό του 2011. Εδώ να θυμίσουμε ότι η τε-
λευταία αύξηση του κατώτατου μισθού δόθηκε τον Απρίλη του 2024.

Και αυτά τα στοιχεία επιβεβαιώνουν τη σύγκλιση προς τα κάτ
τω , του μέσου και διάμεσου μισθού με τον κατώτατο . Και τα τρία
μεγέθη βρίσκονται σε φθίνουσα πορεία σε πραγματικές τιμές
και η σύγκλιση συμβαίνει γιατί η μείωση του μέσου και διάμε-
σου είναι μεγαλύτερη από τη μείωση του κατώτατου μισθού .

Τσακίζει τα λαϊκά εισοδήματα
η ακρίβεια

έννοια είναι πράγματι «δίχτυ ασφαλείας» αλλά για τους εργο-
δότες , όχι για τους εργαζόμενους!

Τις διαπιστώσεις αυτές για τον ρόλο του νέου μηχανισμού δια-
μόρφωσης του κατώτατου μισθού επιβεβαιώνουν και τα λόγια της
υπουργού Εργασίας, Νίκης Κεραμέως . Πριν από λίγες μέρες «βγαί-
νοντας παγανιά» για να προσελκύσει επενδυτές από το εξωτερι
κό μίλησε στο «26ο ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη .

Στην τοποθέτησή της διαφήμισε τη μείωση του κόστους εργα-
σίας στη χώρα μας και τις συνθήκες «σταθερότητας» και «προβλε
ψιμότητας» που επικρατούν, όπως είπε, στην ελληνική οικονομία ,

κάτι που επιζητούν οι επενδυτές για να κάνουν μακροχρόνιες δε
σμεύσεις. Τόνισε ότι η κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμέ
νου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο στη χώρα
είναι σταθερό και ως παράδειγμα γι ' αυτό έφερε το γεγονός πως
«την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της προ-
βλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», στέλνοντας μήνυμα ότι
αυτό θα είναι το σημείο αναφοράς το οποίο θα πρέπει να λαμβά-
νουν υπόψη τους οι εργοδότες για να μετράνε το λεγόμενο «μισθο
λογικό κόστος», όταν θα σκέφτονται να επενδύσουν στην Ελλάδα .

Ολο και περισσότεροι εργαζόμενοι- «συγκλίνουν» γύρω
από τα κατώτατα όρια

Ακόμα χειρότερα είναι τα πράγματα για τις εργατικές και λαϊκές
οικογένειες όταν λάβουμε υπόψη μας όχι τον Γενικό Δείκτη Τιμών
Καταναλωτή αλλά τους υποδείκτες ομάδων του Δείκτη Τιμών Κα
ταναλωτή , που περιλαμβάνουν προϊόντα αναγκαία για τα λαϊκά νοι-
κοκυριά . Ένας από αυτούς είναι ο υποδείκτης «Διατροφή και Μη
Αλκοολούχα Ποτά». Με βάση αυτόν τον υποδείκτη ο πραγματι
κός μέσος μεικτός μισθός τον Απρίλη του 2011 ήταν 1.300 ευρώ
και τον Απρίλη του 2024 μόλις 870 ευρώ! Μείωση 33%!

Επιβεβαιώνουν την ισοπέδωση
και τη διαφημίζουν

Την προς τα κάτω σύγκλιση του μέσου με τον κατώτατο μισθό
αποδέχεται μάλιστα και το Ιδρυμα Οικονομικών και Βιομηχανι-
κών Ερευνών, το οποίο βέβαια κανείς δεν μπορεί να κατηγορήσει
ότι ...μεροληπτεί υπέρ των εργατικών διεκδικήσεων.

Στην έκθεση λοιπόν που συνέταξε για την «Αξιολόγηση του 1-
σχύοντος Νομοθετημένου Κατώτατου Μισθού» (Φλεβάρης 2024) ,

στο πλαίσιο συμμετοχής του στη διαβούλευση με το υπουργείο
Εργασίας και άλλους « κοινωνικούς εταίρους» , σημειώνει : « ...Ο
πραγματικός μέσος μισθός, σε συνέχεια σωρευτικής ανόδου κα-
τά 25%την περίοδο 2000 - 2009, κατέγραψε συστηματική υποχώ
ρηση την περίοδο 2010 - 2022, σωρευτικά κατά30%, μεαποτέλε
σμα το2022να παραμένει σε πραγματικούς όρους 18% χαμη-
λότερος από το 2000. Αυτό έχει ως αποτέλεσμα, σε πραγματι-
κούς όρους, ο κατώτατος μισθός στην Ελλάδα να συγκλίνει ο-
λοένα και περισσότερο στον μέσο μισθό τα τελευταία χρόνια».

Με άλλα λόγια , επιβεβαιώνεται πέρα για πέρα ότι ο νόμος που
ψήφισε πρόσφατα η κυβέρνηση : Πρώτον, παγιώνει τον καθορι
σμό του κατώτατου μισθού από το κράτος και , δεύτερον, μετα-
τρέπει τον κατώτατο μισθό σε έναν σκληρό μισθολογικό πυρή-
να , γύρω από τον οποίο θα συγκεντρώνεται μια όλο και μεγαλύ
τερη μάζα εργαζομένων, με αποτέλεσμα οι μέσοι μισθοί να φθί
νουν, τείνοντας προς αυτόν τον πυρήνα . Είναι , δηλαδή , μια « μαύ
ρη τρύπα» που καταπίνει δικαιώματα και μισθούς. Με αυτήν την

Ηδη , άλλωστε , μεγάλο ποσοστό των εργαζομένων παίρνει α-
ποδοχές μικρότερες και από αυτές του ανειδίκευτου εργάτη .
Τα στοιχεία δείχνουν ότι ήταν το 23% του συνόλου των εργαζο
μένων το 2011 και σήμερα έχουν φθάσει το 33%!

Επίσης , η υπουργός δεν ξέχασε να διαφημίσει τη μείωση του
«κόστους εργασίας» μέσω της μείωσηςτων εργοδοτικών ασφα-
λιστικών εισφορών, κατά 5,4% από το 2019 μέχρι τώρα και συ
νολικά 5,9% μέχρι το 2027. Ομως , η μείωση των ασφαλιστικών ει
σφορών είναι σε βάρος των εργαζομένων γιατί μειώνονται κατ ' α-
ναλογία τα έσοδα των ασφαλιστικών ταμείων τους και σε όφε
λος των εργοδοτών ακριβώς γιατί μειώνεται το κόστος εργασίας .

Εδώ θα πρέπει να θυμίσουμε ότι η κυβέρνηση της ΝΔ ψήφισε
τον πρόσφατο νόμο για τον κατώτατο μισθό επικαλούμενη το α-
ντίστοιχο γαλλικό μοντέλο , στο οποίο παρατηρούνται κατακόρυ
φη αύξηση του αριθμού των εργαζομένων που αμείβονται με το
κατώτατο ωρομίσθιο (από 12% το 2021 σε 17,3% το 2023) και με
γάλη απαλλαγή των εργοδοτών από τις ασφαλιστικές εισφορές
των εργαζομένων τους οποίους προσλαμβάνουν με κατώτατο ω-
ρομίσθιο καθώς πληρώνουν μόνο την εισφορά εργατικού «ατυχή-
ματος» και επαγγελματικής ασθένειας. Και , βέβαια , τις εισφορές
από τις οποίες απαλλάσσονται οι εργοδότες τις πληρώνει ο γαλ-
λικός λαός μέσω της φορολογίας του και τελικά μέσω του κρατι-
κού προϋπολογισμού .

Παραπομπές:
1. Στους πίνακες 1 και 2 δεν περιλαμβάνεται το έτος 2020,

καθώς, λόγω της πανδημίας, τα στοιχεία που εμφανίζονται
είναι ολοφάνερο ότι δεν αποτυπώνουν τηνπραγματικότητα.
Ενδεικτικά, εμφανίζεται αύξηση των μισθών τηνοποία
ακολουθεί η μείωσή τους το 2021.

2. ΓΔΤΚ περιόδου 2011 - 2024 (μήναςΑπρίλης).

3. ΓΔΤΚ περιόδου 2011 - 2023 (μήνας Δεκέμβρης).

4. Μέσος ετήσιος ΓΔΤΚ περιόδου 2011 - 2023 και για το έτος
2024 ο μέσος δωδεκαμήνου.

Χ.Μ.
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ΓΙΩΡΓΟΣ ΣΤΑΣΣΗΣ:

Πελατοκεντρική πλέον η ΔΕΗ
-Τα νέα έργα χτίζουν μεγάλο πράσινο χαρτοφυλάκιο - Τι προσφέρει στους

πολίτεςηνέα στρατηγική του ομίλου
Γράφει ο Στέφανος Μελισσηνός

O
Γιώργος Στάσσης με νέα έργα χτί-
ζει το πράσινο χαρτοφυλάκιο στο
εξωτερικό και ετοιμάζεται να βάλει
σε λειτουργία μεγάλα projects ήδη
το 2025. Επιπλέον, προσωποποι-
ημένη εμπειρία τηλεφωνικής εξυ-
πηρέτησης, νέα ηλεκτρονικά εργα-

λεία, εύχρηστο ψηφιακό λογαριασμό , ενίσχυση της
συμπερίληψης, αλλά και νέο ωράριο καταστημάτων,

προσφέρει πλέον ο CEO της ΔΕΗ στονΈλληνα κατα-
ναλωτή.

Πώς χτίζεται το μεγάλο
πράσινο χαρτοφυλάκιο
Τα δύο πρώτα φωτοβολταϊκά της Ιταλίας , που ξεκι-
νάει η ΔΕΗ , αποτελούν σταθμό για την επιχείρηση ,

καθώς σηματοδοτούν την επίσημη είσοδό της στη
μεγάλη γειτονική ενεργειακή αγορά, ωστόσο έχει
ακόμη δρόμο μπροστά μέχρι να αποκτήσει έναν ικα
νό όγκο έργων στην τρίτη μεγαλύτερη οικονομία της
Ευρωζώνης . Τα περισσότερα νέα έργα που θα προ-
στεθούν του χρόνου στο «portfolio εξωτερικού» της
ΔΕΗ είναι στη Ρουμανία. Από τη χώρα αυτή , απ ' όπου
και ξεκίνησε η επέκταση της επιχείρησης εκτός συ-
νόρων, θα προέλθουν σύμφωνα με πληροφορίες τα
περισσότερα νέα projects του διεθνούς της portfolio
την επόμενη χρονιά, ακολουθούμενη από τη Βουλ
γαρία και την Ιταλία. Επιγραμματικά, πρόκειται για
ένα σημαντικό πακέτο πέντε ρουμάνικων έργων,

κυρίως φωτοβολταϊκά, συνολικής ισχύος 366 MW,
που είναι έτοιμα προς κατασκευή και αναμένεται να

παραδοθούν εντός του 2025. Από τη γειτονική Βουλ-

γαρία πρόκειται να προέλθει επιπλέον ένα φωτοβολ-ταϊκό ( 165 MW) και από την αγορά της Ιταλίας πιθα-
νότατα ένα με δύο cluster επίσης φωτοβολταικών,
συνολικής ισχύος γύρωστα 160 MW, τα οποία επίσης
βρίσκονται υπό κατασκευή. Είναι δηλαδή πιθανό

μέσα στην επόμενη χρονιά, το διεσπαρμένο γεωγρα-
φικά και τεχνολογικά χαρτοφυλάκιο της ΔΕΗ% να
ενισχυθεί με επιπλέον 600-700 MW από τις τρεις

αυτές γειτονικές χώρες . Καταγράφεται μάλιστα σε
ορισμένες περιπτώσεις μια επιτάχυνση στην υλοποί
ηση κάποιων στόχων που θα μπορούσαν και να επι-
τευχθούν ταχύτερα του αναμενόμενου, όπως συνέβη
με τα δύο φωτοβολταϊκά στην Ιταλία ισχύος 32 MW
που κατασκεύασε και παρέδωσε η Metlen στη ΔΕΗ%,

οκτώ μήνες μετά την υπογραφή της μεταξύ τους
συμφωνίας . Κεντρικό από εδώ και πέρα ρόλο θα έχει
επίσης η περαιτέρω τεχνολογική διαφοροποίηση του
portfolio της ΔΕΗ%, έχοντας πάντα το βλέμμα στην
αξιοποίηση του εξαιρετικού αιολικού δυναμικού πέριξ
της Μαύρης Θάλασσας, με τον CEO της ΔΕΗ Γιώργο
Στάσση, ναμην αποκλείει κάποια νέα εξαγορά, εφόσον
παρουσιαστεί η ευκαιρία. Απαντώντας στους αναλυ-
τές τον Νοέμβριο κατά τη παρουσίαση του νέου στρα-
τηγικού σχεδίου του ομίλου, είχε αναφέρει ότι ο μετ
γάλος κύκλος εξαγορών για την επιχείρηση έχει
ολοκληρωθεί , αφήνοντας ωστόσο ανοικτό το ενδεχό-
μενο για κάποια νέα κίνηση στην αγορά των αιολικών.

«Αυτό δεν σημαίνει ότι αν μας παρουσιαστεί μια ευ
καιρία ενός καλού αιολικού πάρκου δεν θα την εκμετ
ταλλευτούμε, ωστόσο διαθέτουμε όλη τηνγκάμα των
εργαλείων για να πετύχουμε την ανάπτυξη που θέ-
λουμε», είχε δηλώσει αναφερόμενος στο αρκετά με-
γάλο pipeline πράσινων έργων, άνω των 20 GW.Ένα
βασικό άλλωστε συστατικό του από εδώ και πέρα
αφηγήματος της ΔΕΗ, στο οποίο θέλει να δώσει έμ-

Τα δύο πρώτα

φωτοβολταϊκά
της Ιταλίας
που ξεκινάει , η
ΔΕΗ, αποτελούν

σταθμό για την
επιχείρηση

ΔΕΗ

μικρές μονάδες φυσικού αερίου (peakers) που, σύμ-
φωνα με τις πληροφορίες, θα επιδιωχθεί να κατα-
σκευαστούν στη Ρουμανία (300 MW) , όπου απουσι-
άζει αυτή η τεχνολογία. Το σκεπτικό είναι να μπαίνουν
στο σύστημα όταν οι τιμές κάνουν peak, «σερβίροντας»

με ενέργεια την Ελλάδα όταν έχει ανάγκη, μέσω του
βαλκανικού διαδρόμου όπου όσο θα αυξάνεται η
παραγωγή από ΑΠΕ, τόσο θα μεγαλώνουνκαι οι όγκοι
του trading από πλευράς ΔΕΗ . Σε αυτή την επόμενη
τριετία, που για τη ΔΕΗ δεν είναι μόνο τριετία των
ΑΠΕ, αλλά και του flexibility, αναφέρθηκε και προ

ημερών από το συνέδριο της Capital Link ο Αναπλη-
ρωτής Διευθύνων Σύμβουλος της επιχείρησης Κω-
σταντίνος Μαύρος, μιλώντας για το στόχο επιπλέον
6,3 GW νέων ΑΠΕ σε Ελλάδα και ΝΑ Ευρώπη, προ-
κειμένου η εγκατεστημένη ισχύς του ομίλου να «πιά-
σει» τα 11,6 GW το 2027.

...και η πελατοκεντρική ΔΕΗ
Έχοντας τις ανάγκες των πελατών στο επίκεντρο , η
ΔΕΗ σχεδιάζει να προσφέρει νέα προϊόντα, λύσεις
προστιθέμενης αξίας, αλλά και υπηρεσίες προσωπο-
ποιημένης εξυπηρέτησης, όπως ανακοινώθηκαν στο
7ο Συνέδριο Εμπορίας του Ομίλου ΔΕΗ που πραγ-
ματοποιήθηκε στο Metropolitan Expo , στις 13 Δε-
κεμβρίου . Με στόχο την διευκόλυνση των πελατών
της, η ΔΕΗ εισάγει προσωποποιημένη εμπειρία τη-
λεφωνικής εξυπηρέτησης, νέα ηλεκτρονικά εργαλεία
και εύχρηστο ψηφιακό λογαριασμό, πρωτοβουλία για
την ενίσχυση της συμπερίληψης , αλλά και νέο ωρά-
ριο καταστημάτων. Στο πλαίσιο του 7ου Συνεδρίου
Εμπορίας του Ομίλου ΔΕΗ , ο Αναπληρωτής Διευθύ
νων Σύμβουλος και Επικεφαλής Εμπορικών Δραστη-
ριοτήτων του Ομίλου ΔΕΗ , κ. Γιώργος Καρακούσης,

ανέφερε: ««Στη ΔΕΗ , έχουμε στο επίκεντρο τον άν-
θρωπο . Ακούμε ουσιαστικά τις ανάγκες και τις προσ-
δοκίες κάθε γενιάς, προσφέροντας διαφάνεια , προ-
σωποποιημένες λύσεις και υπηρεσίες με πραγματική
προστιθέμενη αξία . Η στρατηγική της ΔΕΗ επικε-

ντρώνεται στη δημιουργία μίας ολιστικής προσέγγι
σης των αναγκών των πελατών, πέρα από την απλή
προμήθεια ενέργειας. Στόχος μας είναι να είμαστε η
πρώτη επιλογή των πελατών, όχι από συνήθεια ,

αλλά επειδή είμαστε η πιο σύγχρονη και φιλική προς
το περιβάλλον και τους καταναλωτές εταιρεία . Γιαυ-
τό φροντίζουμε διαρκώς να κάνουμε την καθημερι-
νότητα των πελατών μας πιο εύκολη και ουσιαστικά
καλύτερη».

Οι νέες υπηρεσίες
Φιλοδοξώντας να αποτελέσει σημείο αναφοράς στην
εξυπηρέτηση πελατών, η ΔΕΗ σχεδιάζει νέο μοντέλο
τηλεφωνικής εξυπηρέτησης του πελάτη από έναν
συγκεκριμένο, εξειδικευμένο εκπρόσωπο , ο οποίος
θα διασφαλίζει προσωπική σχέση, βαθιά γνώση και
άμεση ανταπόκριση. Στις αρχές του 2025, η υπηρεσία
θα ξεκινήσει να παρέχεται δωρεάν, 24/7 .

Ένας νέος ψηφιακός λογαριασμός , αλλά και ένας
νέος κωδικός QR στον έγχαρτο λογαριασμό που θα
οδηγεί σε βίντεο με ψηφιακή εκπρόσωπο (avatar)
και θα επεξηγεί τα πεδία του λογαριασμού , θα τεθούν
σε ισχύ από τη ΔΕΗ στο πρώτο τρίμηνο του 2025,

προσφέροντας εύκολη πρόσβαση και αναλυτική πα-
ρουσίαση χρεώσεων, κατανάλωσης και ιστορικού ,

καθώς και δυνατότητα άμεσης πληρωμής χωρίς
σύνδεση σε εφαρμογή, διευκολύνοντας, τους πελάτες
που δεν είναι εξοικειωμένοι με την τεχνολογία .

Τι είναι το ElectricianPass
Η ΔΕΗ εγκαινιάζει την υπηρεσία ElectricianPass , η
οποία θα είναι διαθέσιμη από το πρώτο τρίμηνο του
2025. Με αυτή την υπηρεσία , η απόκτηση της Υπεύ
θυνης Δήλωσης Εγκαταστάτη (ΥΔΕ) γίνεται εύκολα ,

γρήγορα και με την αξιοπιστία της ΔΕΗ. , με ραντεβού
προσαρμοσμένο στη διαθεσιμότητα του πελάτη . Μέ-
σα από το ElectricianPass οι πελάτες θα μπορούννα
χρεώσουν την υπηρεσία στον λογαριασμό τους εφά-
παξ ή με πλάνο δόσεων.

φαση η επιχείρηση , πέρα από τη δημιουργία ενός Καταστήματα: Πρωτοβουλία για την ενίσχυση της συμπερίληψης και νέο ωράριο
πράσινου χαρτοφυλακίου κοντά στα 12 GW το 2027
(από 5,5 GW σήμερα) είναι η θωράκιση απέναντι στα Η ΔΕΗ εγκαινιάζει ένα πρωτοποριακό πρόγραμμα αισθητηριακής
όλο και πιο συχνά pricevolatility των αγορών. Και
έχει που θα ρίξει το από εδώ και πέρα βάρος της είναι
στην ευέλικτη παραγωγή και την άμυνα απέναντι στις
προκλήσεις , τόσο με μπαταρίες, μικρά υδροηλεκτρικά
και αντλησιοταμιευτικά , όσο καιμε δύο-τρεις ευέλικτες

προσβασιμότητας στα καταστήματά της σε συνεργασία με την
οργάνωση, The Happy Act για την χαρτογράφηση χώρων, την
εισαγωγή ειδικών σημάνσεων και την παροχή χώρων αποφόρτι-
σης για την καλύτερη εξυπηρέτηση ατόμων με νευροδιαφορετι-
κότητα. Παράλληλα , παραμένοντας προσηλωμένη στην άμεση και

ποιοτική εξυπηρέτηση των πελατών της και προσαρμοζόμενη στις
ανάγκες των τοπικών κοινωνιών, η ΔΕΗ αλλάζει το ωράριο λει-
τουργίας των καταστημάτων της από την Πέμπτη 2 Ιανουαρίου
2025. Τα καταστήματα πλέον θα λειτουργούν από τις 8:00 έως τις
15:00 κάθε Δευτέρα, Τετάρτη και Σάββατο , ενώ κάθε Τρίτη, Πέμπτη
και Παρασκευή θα είναι ανοιχτά από τις 8:00 έως τις 20:00.
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Γιάννης Στουρνάρας

0
Το
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Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος

To "success story" της ελληνικής οικονομίας
Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος κ. Γιάν-
νης Στουρνάρας διακρίθηκε στο συνέδριο της
Capital Link στη Νέα Υόρκη με το βραβείο «2024
Annual Capital Link Hellenic Leadership Award»>,
για την συνολική προσφορά του στην Ελλάδα και

την συμβολή του στη διατήρηση της χώρας στην Ευρωζώνη .

Στην ομιλία του , υπό τον τίτλο « Για τη διασφάλιση της ευρω-
παϊκής πορείας της Ελλάδας», ο κ. Στουρνάρας ανέφερε χαρα
κτηριστικά:

Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε
απόψε.

«Γεννήθηκα στην Αθήνα στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα
το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα Οικονομικά
στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών
και συνέχισα στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα
μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil. ) το 1980και διδακτορικό δίπλωμα
(D. Phil .) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά
μικροοικονομικά υποδείγματα.

Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο
της Οξφόρδης, στο St. Catherine's College , αμέσως μετά την από-
κτηση του διδακτορικού μου διπλώματος, διδάσκοντας οικονομικά
και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου.Ήμουνμάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενερ-
γειακών Σπουδών της Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία
για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!

Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοι-
κίας μας , αφού τόσο η σύζυγόςμου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε
διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
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ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και
εγώ ήμαστε πολύ ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί .

Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρ
δης για να εκπληρώσω τις στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην
Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη , άλλαξε τα σχέδιά μου ! Τελειώνοντας
την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την
επιστροφή μου στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία,

στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη, τον γνωστό σήμερα
στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν
πιεστικά , μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του
Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον Υπουργό Κώστα Σημίτη και
τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου .

Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι
του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε λίγο ούτε πολύ , να παρατείνω
την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να πα-
ραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω
αφενός στο σταθεροποιητικό οικονομικό πρόγραμμα που είχε
ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ , ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία
του αείμνηστου Αναστάση Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και
Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε σοβιετική
εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!

Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και
παρέτεινα την άδειά μου για έναν ακόμη χρόνο . Η Λίνα δεν
συμφωνούσετότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε.
Μέσα μου , πάντα ήθελα να επιστρέψω στην Ελλάδα . Η Λίνα όχι .

Επέστρεψα λοιπόν στηνΑθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος
του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστή-
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μιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο συνδυασμός
ακαδημαϊκής δουλειάςκαι άσκησης οικονομικής πολιτικής. Απο-
φάσισα να ψάξω για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε
να βρεθεί . Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό προσωπικό του
Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν
διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην Τράπεζα της
Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής
Οικονομίας, εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και
να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.

Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Απο-
φασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε το ρίσκο να εγκαταλείψουμε
σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα
ηχούν στα αυτιά μου οι τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου
στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir Partrick Naime
(provost του St. Catherine's College) και Robert Mabro ( Προέδρου
του Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών) : 'You must be mad to
leave Oxford . Δεν με έπεισαν. Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και
οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην Οξφόρδη.

Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε
σκληρά, κάναμε καλά διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις
ερευνητών.

Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον
δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό τομέα. Είχα τύχη αγαθή και με-
γάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις
έξι πρωθυπουργών: του Ανδρέα Παπανδρέου , του Κώστα Σημίτη ,

του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά, του Αλέξη
Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το
εγκατέλειψα ποτέ, μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύ
γουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια υποψήφιους διδάκτορες
στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός
Εταίρος (Research Fellow) στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως
42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι καλοί
μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς
και ο Πρύτανης του Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου
Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες, απονέμοντάς μου τον
τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor) .

Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε.

Αν έμενα στην Οξφόρδη , αυτό δεν θα μπορούσα να το έχω . Ο
συνδυασμός αυτός μεβοήθησεστη δουλειά μου αφάνταστα, αν και
απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός,

αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης,

αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής πολιτικής.

Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της
οικονομικής πολιτικής όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές
της οικονομικής επιστήμης .

Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου
δουλειά στην Ελλάδα ήταν Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής
Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου Πα-
παντωνίου . Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα , στο πλαίσιο του
Σταθεροποιητικού Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την
εξυγίανση τωνΔημοσίων Επιχειρήσεων και Οργανισμών και με
την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηρι
ζόταν στις αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν
εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης τότετου Κώστα Σημίτη.

Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή
φυσικού αερίου στην Ελλάδα.

Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος ( 1988-1994) , συνερ-

γάστηκα με δύο Διοικητές της, τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά
και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώςκαι μετοντότεΟικονομικό
Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο , σε θέματα νομισματικής πολιτικής.

Ως Πρόεδροςτου Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων
του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας (1994-2000) , συμμετείχα
στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων οικονομικής
πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και
εκπροσώπησα την ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις
για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και Νομισματική
Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και
μετά τον Κώστα Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε και το γενικό
συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των

Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων.

I WANNIS STOLEN
Geyernot

BankofGree

For His Outstang
Contribution to Gece &

Earope

December9,2024
NewYorkCity

Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τρά-
πεζας (2000-2004) , διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο
στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit Agricole και τη
δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.

Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής
(2005-2008) , απέκτησα σημαντική εμπειρία στην Επενδυτική
Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδεί
χθηκε εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που
μου ανατέθηκαν.

Ως ΕπιστημονικόςΔιευθυντήςκαιμετέπειτα Γενικός Διευθυντής
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ΠΡΟΣΩΠΑ



9. ΓΙΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ

Μέσο: . . . . . . . . .LARISSANET_ΕΙΔΙΚΗ ΕΚΔΟΣΗ
Ημ. Έκδοσης: . . .01/12/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .20/12/2024
Σελίδα: . . . . . . . . 10

του ΙΟΒΕ (2008-2012 ) , ήμουν υπεύθυνος για τον σχεδιασμό
και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους
σημαντικότερους κλάδους του ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.

Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του
Πρωθυπουργού Παναγιώτη Πικραμμένου, το 2012 , υπέγραψα
την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του αναπτυξιακού
νόμου.

Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά
(2012-2014) , συνέβαλα στην αποκατάσταση της ροής των δα-
νείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους,

στην επαναγορά δημόσιου χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην
προώθηση τωνμεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της δημοσι-
ονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτο-
γενούς πλεονάσματος σε επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από
ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των διαφορών
αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή
του Ελληνικού Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγωνκαι στην
ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών τραπεζών.

THE
UNIONH LEAGUE
CLUB

Ως Διοικητήςτης Τράπεζας της Ελλάδος (2014 -σήμερα) , θέση
στην οποία με επέλεξαν οι Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς
το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας
της Ελλάδος, στην παραμονή της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ
το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τρά-
πεζες το 2015 έως την επιτυχή πλήρη άρση τους το 2019 , στην
ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας ( ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης , στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση
συστημικών και μη τραπεζών με παράλληλη πλήρη προστασία
των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον
τραπεζικό τομέα, καθώς και στην αναδιάρθρωση της ίδιας της
Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού Συμ-
βουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ) , συμμετείχα
και συμμετέχω στον σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισμα-
τικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ χαμηλού
πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά
την πανδημία COVID -19 , ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επι-
τροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.

Σήμερα , νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να
συμβάλω, στο μέτρο των δυνατοτήτωνμου, και με την ανεκτίμητη
βοήθεια ικανότατων συνεργατώνμου σεόλεςτις φάσεις εμπλοκής
μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη
ζώνη του ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ
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κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες συνθήκες της κρίσης χρέουςκαι,
τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή , μπορώ σήμερα να ονομάσω

περασμίνο success story" της ελληνικής οικονομίας.

Ηελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι 6ikéstous
τα ένα "success story" διεθνώς. Αυτό επιβεβαιώνεται και από την
ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική κατηγο-
ρία . Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δη-
μοσίου είναι σήμερα συγκρίσιμες με εκείνεςτων ομολόγων άλλων
κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι σημαντικά υψηλότερος
από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα
αναδιάρθρωσης και ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν
αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές καταθέσεις έχουν
προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000
η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνι
στικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και
προβλήματα χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η
Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτι-
κής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015 , την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ
(Grexit) . Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερενα γίνει « success story»;

Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
• Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρ

μογή κατά τη διάρκεια των τριών προγραμμάτων προσαρμογής.

• Ισχυρή βούλησηγια παραμονή τηςχώρας στη ζώνη του ευρώ.

• Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς
όρους .

.

• Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια
επιλεξιμότητας του Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα
δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην επενδυτική κατηγορία .

Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης
NGEU (RRF).

•

• Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρω-
τικές πολιτικές, ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.

Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη
διάρκεια του 2024 με ρυθμό αρκετά υψηλότερο από αυτόν της
ζώνηςτου ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική τηςκαι
τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται . Ο γενικός πληθωρισμός
είναι χαμηλότερος σε σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του
2023”.

Ο διοικητής της ΤτΕ κατέληξε: "Με την επώδυνη εμπειρία της
πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα «συστημικά» ελλη-
νικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες
την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή
πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια μοναδική
ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη
χώρα μας. Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει
τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά συνέπεια , την
εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά
την άποψή μου, η συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να
περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον, τη δέσμευσηγια
δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας
πρωτογενώνκυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμά-
των της τάξεως του 2%του ΑΕΠ ετησίως. Δεύτερον, τη δέσμευση
για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος
και την προστασία των καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για
οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού
κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων
και την αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελλη-
νοτουρκικών σχέσεων και τηνπροώθηση της θετικής οικονομικής
ατζέντας στη θεματολογία της” .
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*EDITORIAL
Μέλλον με προοπτική...

Μία ακόμη χρονιά δύει σε λίγες
ημέρες αφήνοντας πίσω της τα δικά της
αποτυπώματα ανά τομέα και μια δέσμη
γεγονότων που θα καθορίσουν το νέο
έτος (2025) , αλλά και το μέλλον του τό-
που μας . Οι πόλεμοι στην Ουκρανία και
στη Μέση Ανατολή συνεχίζονται με τις
πολεμικές μηχανές να προκαλούν τρόμο
στην υφήλιο . Επίσης τα πρόσφατα γε-
γονότα στη Συρία δημιουργούν ένα νέο
τοπίο στην περιοχή με νέους «παίκτες»

και συμμάχους και πολλές επιδράσεις
και στην Ευρώπη.

Η εκλογή Τραμπ στην Αμερική και
ηκρίση στιςμεγάλες ευρωπαϊκές δυνά-
μεις, τη Γαλλία και τη Γερμανία δίνουν
τη σκυτάλη των εξελίξεων στο νέο έτος.

Ο Αμερικανός Πρόεδρος ετοιμάζεται να
αναλάβει καθήκοντα και να δώσει το
στίγμα του στα ανοιχτά πολεμικά μέτω
πα, την οικονομία, το μεταναστευτικό και
προσφυγικό, τα ανθρώπινα δικαιώματα
και την ποιότητα της Δημοκρατίας. Στην
Ευρώπη η πρωτόγνωρη πολιτική και
οικονομική κρίση σε Γερμανία και Γαλ-
λία δημιουργεί κλίμα αβεβαιότητας και
προϋποθέσεις για συνθήκες αστάθειας.

Σε ένα νέο παγκόσμιο πολιτικό
περιβάλλον με νέους ισχυρούς οικονο-
μικούς γίγαντες την Κίνα και την Ινδία
καλούνται όλοι να επαναπροσδιορίσουν
τη θέση τους και τις συμμαχίες τους. Τα
πρόσωπα που θα πρωταγωνιστούν τη
νέα χρονιά , θετικά ή αρνητικά, θα ' ναι

σίγουρα ο Τραμπ, ο Πούτιν, ο Ζελένσκι, ο ρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την
Ερντιγάν, ο Μακρόν, ο Σολτς κ.ά.

Στη χώρα μας δεν υπάρχουν περι-
θώρια εφησυχασμού, ενώ ο πολυκερ-
ματισμός των κομμάτων δημιουργεί
ένα νέο τοπίο στην πολιτική σκακιέρα.
Μιλώντας προ ημερώνστο συνέδριο της

Του Χρήστου Μπεχλιβάνου

Capital Link στη Νέα Υόρκη ο Διοικη-
τής της Τράπεζας της Ελλάδος κ.

Γιάννης Στουρνάρας, όπου βραβεύ-
τηκε, έστειλε μήνυμα : «Μετην επώδυνη
εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής
κρίσης, πιστεύω ότι τα " συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνω-

πολιτική και οικονομική σταθερότητα
και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας.

Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια μονα
δική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας
κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας.

Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα
διευκολύνει τον επιμερισμό του πολι-
τικού κόστους και, κατά συνέπεια, την
εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών
μεταρρυθμίσεων» υπογραμμίζοντας την
ανάγκη για συναίνεση γύρω από την
οικονομία.

Επίσης, στην πρόσφατη Ανοιχτή Συ
νέλευση του ΣΕΒ, ο νέος πρόεδρος του
Συνδέσμου κ. Σπύρος Θεοδωρόπουλος
εστίασε στην ανάπτυξη της επόμενης
μέρας και ζήτησε ένα νέο κοινωνικό
συμβόλαιο .

Στις πολιτικές και οικονομικές
προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας
θα πρέπει να λάβουμε σοβαρά υπόψη
τις νέες μεγάλες προκλήσεις, την κλι-
ματική αλλαγή , τη ραγδαία μείωση του
πληθυσμού στη χώραμας, την ψηφιακή
και πράσινη μετάβαση, τιςτεχνολογικές
εξελίξεις και την τεχνητή νοημοσύνη.

Στη φετινή μας έκδοση παρουσι-
άζουμε Πρόσωπα - πρωταγωνιστές
σε κάθε τομέα , άλλα γνωστά κι άλλα
άγνωστα. Είναι πρόσωπα που δίνουν
το στίγμα για ένα μέλλον με προοπτική.

Καλή χρονιά σε όλες και σε όλους.

*Το εξώφυλλο κοσμεί φωτογραφία της Φωτεινής Κούρου ( φωτ. Βάνια Τλούπα)
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Καρφώματα...

"Σύννεφα" - λέει - φαίνεται πως έχουν
σκεπάσει το Μαξίμου για την υπουργό
Εργασίας , Νίκη Κεραμέως με αφορμή
το πρόσφατο ταξίδι της στη Νέα Υόρ
κη , προκειμένου να παραστεί στο συ
νέδριο του Capital Link . Και αυτό γιατί,
στο συνέδριο , δεν υπήρχε κάποια ενό-
τητα που να δικαιολογούσε τη συμμε
τοχή της . Είδατε τι κάνει ο... ανασχη-
ματισμός ;
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Β . ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ:

Ο ΤΟΜΕΑΣ ΤΗΣ
ΥΓΕΙΑΣ ΑΠΟ ΤΟΥΣ
ΠΙΟ ΕΛΚΥΣΤΙΚΟΥΣ
ΓΙΑ ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ ΤΑ
ΕΠΟΜΕΝΑ ΧΡΟΝΙΑ

Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αν .

υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 260
Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη
ανέφερε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας
της υγείας θα είναι ένας από τους πιο
ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις .

Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει ήδη
εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων
για την ενίσχυση του τομέα της υγείας
που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να
αποτελέσει κόμβο καινοτομίας .

Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται στην
ενσωμάτωση της καινοτομίας και της
τεχνολογίας στο σύστημα υγείας, στην
υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων,
στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων
υγειονομικής φροντίδας . Η Ελλάδα
έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει
παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα
της βιοτεχνολογίας, της παραγωγής
φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές
δοκιμές , τις υπηρεσίες ψηφιακής υγείας
και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες .

Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί
για ένα ισχυρό , αποτελεσματικό
και ανθεκτικό ΣΥ που θα καλύπτει
όλες τις ανάγκες των πολιτών και η
αποδοτικότητα και αποτελεσματικότητα
του θα μετριέται σε όρους αξίας της
παρέμβασης . Οι διαρθρωτικές αλλαγές
και μεταρρυθμίσεις , που βρίσκονται ήδη
σε εξέλιξη , δημιουργούν ένα ευνοϊκό
επενδυτικό περιβάλλον , με σημαντικό
αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν
ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα .
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Γράφει ο KINGMAKER

ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ

«You must
be mad to leave
Oxford>>>

Το ραντεβού του Γιάννη Στουρνάρα με
τον τότε υπουργό Κώστα Σημίτη και
τον υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου
ήταν καθοριστικό για το μέλλον. Του
ζήτησαν να συνδράμει στο σταθερο-
ποιητικό οικονομικό πρόγραμμα που
είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως , όμως ,

να ενταχθεί στη διαπραγματευτική
ομάδα , υπό την ηγεσία του αείμνη-
στου Αναστάση Πεπονή , τότε υπουρ
γού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που
θα διαπραγματευόταν με την τότε σο-
βιετική εταιρεία Gazprom την προμή
θεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Αποφάσισε να γυρίσει στην Ελλάδα ,

αν και η σύζυγός του αρχικά διαφω
νούσε . Γρήγορα εντάχθηκε στο καθη-
γητικό προσωπικό τού Πανεπιστημί
ου Αθηνών και σύντομα παραιτήθηκε
από την Οξφόρδη και επέστρεψε με

Στη σύζυγό του στην Ελλάδα .

Όπως ο ίδιος αποκάλυψε « ακόμη
ηχούν στα αυτιά μου οι τελευταίες
λέξεις των προϊσταμένων μου στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης , αείμνη-
στων Sir Partrick Nairne ( provost του
St. Catherine's College ) και Robert
Mabro (προέδρου του Ινστιτούτου
Ενεργειακών Σπουδών) : «You must
be mad to leave Oxford » . Όμως δεν
τον έπεισαν. Έφυγε...

Συνεργάστηκε με
Κυβερνήσεις έξι
πρωθυπουργών
Συνεργάστηκε με τις κυβερνήσεις έξι
πρωθυπουργών: του Ανδρέα Παπαν
δρέου , του Κώστα Σημίτη , του Πανα-
γιώτη Πικραμμένου , του Αντώνη Σαμα-
ρά , του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου
Μητσοτάκη . Το Πανεπιστήμιο δεν το
εγκατέλειψε ποτέ , μέχρι τη συνταξι-
οδότησή του τον Αύγουστο, μετά από
42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκα-
λίας και έρευνας.

Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy
maker τον γοήτευε. Πρώτη του δου-
λειά στην Ελλάδα ήταν σύμβουλος
του υπουργού Εθνικής Οικονομίας
Κώστα Σημίτη και του υφυπουργού
Γιάννου Παπαντωνίου, στο πλαίσιο
του Σταθεροποιητικού Προγράμμα-
τος 1985-1987 για την εξυγίανση των
Δημοσίων Επιχειρήσεων και Οργανι-
σμών και την εκπόνηση σχεδίου εισο-
δηματικής πολιτικής, που θα στηριζό-
ταν στις αυξήσεις παραγωγικότητας.

Την ίδια περίοδο ασχολήθηκε με τον
αγωγό και την εισαγωγή φυσικού αε
ρίου στην Ελλάδα .

Ως σύμβουλος της Τράπεζας της Ελ-
Μάδος ( 1988-1994) , συνεργάστηκε με
δύο διοικητές της, τον αείμνηστο Δη-
μήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστο-
Σκύλου , καθώς και με τον τότε οικο-
νομικό σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο ,

σε θέματα νομισματικής πολιτικής.

Από την ένταξη
στην Ευρωζώνη
ως τα μνημόνια
Ως πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονο-
μικών Εμπειρογνωμόνων του υπουρ
γείου Εθνικής Οικονομίας ( 1994-
2000) , συμμετείχε στον σχεδιασμό
και στην εφαρμογή των μέτρων οικο-
νομικής πολιτικής για την ένταξη της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκ-
προσώπησε την ελληνική κυβέρνηση

A

ΓΙΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ

Το μακρύ ταξίδι
από την Οξφόρδη

έως την ΤτΕ
καδημαϊκός , υπουργός, κεντρι
κός τραπεζίτης; Πώς να πρωτο-
χαρακτηρίσει κάποιος τον Γιάννη

Στουρνάρα , τον άνθρωπο που έχει συ-
νεργαστεί με τις κυβερνήσεις έξι δια-
φορετικών πρωθυπουργών;Όσο για το
μέλλον, πολλά ακούγονται : από ανώ-
τατο στέλεχος της ΕΚΤ έως και Πρόε-
δρος της Δημοκρατίας .

Πριν από λίγες ημέρες έλαβε, στο συ
νέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρ-
κη , το βραβείο « 2024 Annual Capital
Link Hellenic Leadership Award», για
την ουσιαστική και μακροχρόνια δέ-
σμευση και συνεισφορά του στην οι-
κονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης,

αλλά και για την καθοριστική συμβολή
του στην παραμονή της Ελλάδας στην
Ευρωζώνη.

Στην ομιλία του , για τη διασφάλιση της
ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας , ξε-
κίνησε παρουσιάζοντας τη ζωή του και
τις επιλογές του που τον έχουν φέρει ,

την τελευταία δεκαετία , στο τιμόνι της
Τράπεζας της Ελλάδος .

Γεννήθηκε στην Αθήνα στις 10 Δεκεμ-
βρίου 1956. Τελείωσε το Δημόσιο Γυ-
μνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασε
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών

Επιστημώντου Πανεπιστημίου Αθηνών
και συνέχισε στο Πανεπιστήμιο της Οξ
φόρδης, όπου απέκτησε μεταπτυχιακό
δίπλωμα (M. Phil .) το 1980 και διδακτο-
ρικό δίπλωμα ( D. Phil .) το 1982. Ξεκί-
νησε την ακαδημαϊκή του σταδιοδρο-
μία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης ,

στο St. Catherine's College, διδάσκο-
ντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευ
να στην αγορά πετρελαίου .

Όλα έδειχναν ότι , η Οξφόρδη θα γινό-
ταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας του , με
τη σύζυγό του , Λίνα , η οποία απέκτησε
διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσι
ολογία στην Οξφόρδη και είχε ακαδη
μαϊκή σταδιοδρομία .

Όμως, οι στρατιωτικές του υποχρεώσεις
στην Ελλάδα έμελλε να αλλάξουν τα
σχέδια . Τελειώνοντας τη στρατιωτική
θητεία του , άρχισε να προετοιμάζεται
για την επιστροφή του στην Οξφόρδη ,
όταν συνάντησε εντελώς τυχαία στον
δρόμο έναν φίλο του, τον γνωστό σή-
μερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλά-
τωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστι
κά , του έκλεισε ραντεβού με την τότε
ηγεσία του υπουργείου Εθνικής Οικο-
νομίας, τον υπουργό Κώστα Σημίτη και
τον υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.

Για την ουσιαστική και μακροχρόνια δέσμευση και συνεισφορά
του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης ,

τιμήθηκε πριν από λίγες ημέρες με το βραβείο
«2024 Annual Capital Link Hellenic Leadership Award »

στις διαπραγματεύσεις για τη συμμε
τοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση (ΟΝΕ ) , με πρωτ
θυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπαν
δρέου και μετά τον Κώστα Σημίτη και
υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οι
κονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου ,

που είχε καιτονγενικό συντονισμό της
προσπάθειας , στη Νομισματική Επι-
τροπή των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων.

Το βιογραφικό μεγαλώνει συνέχεια ,

πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος
της Εμπορικής Τράπεζας (2000-2004),

επιστημονικός διευθυντής και μετέ-
πειτα γενικός διευθυντής του ΙΟΒΕ
(2008-2012 ) , υπουργός Ανάπτυξης
στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του πρωτ
θυπουργού Παναγιώτη Πικραμμένου ,

το 2012. Στη συνέχεια υπουργός Οι
κονομικών της κυβέρνησης Αντώνη
Σαμαρά (2012-2014) , συνέβαλε στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων
από τους δανειστές με την υλοποίηση
ανειλημμένων δεσμεύσεων, στη μερι
κή αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέ
ους , στην επίτευξη πρωτογενούς πλε-
ονάσματος μετά από ελλείμματα επί
σειρά ετών, στη μείωση των διαφορών
αποδόσεων (spreads) των ελληνικών
ομολόγων, στην επιστροφή του Ελ-
ληνικού Δημοσίου στις διεθνείς αγο-
ρές ομολόγων και στην ανακεφαλαι
οποίηση των συστημικών τραπεζών.

Η μαύρη περίοδος
των capital
controls
Στη συνέχεια , πήρε το τιμόνι της Τρά
πεζας της Ελλάδος, που το κρατάει
έως και σήμερα . Πρώτος τον επέλε
ξε ο Αντώνης Σαμαράς το 2014 και ,

για δεύτερη θητεία , ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης το 2020.

Πέρασε δύσκολες εποχές τότε που
ακροβατούσε στο κενό η παραμονή
της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ , το
πρώτο εξάμηνο του 2015. Μετά ήταν οι
κεφαλαιακοί έλεγχοι (capital controls
) από τις 28 Ιουνίου 2015 , με πρωθυ
πουργό τον Αλέξη Τσίπρα και υπουργό
Οικονομικών τον Γιάνη Βαρουφάκη .

Ήταν καθοριστική η διαχείριση των
περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων
στις τράπεζες , έως την πλήρη άρση
τους το 2019 , η ομαλή ροή έκτακτης
ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά
τη διάρκεια της κρίσης , η ανακεφα-
λαιοποίηση και εξυγίανση συστημι
κών και μη τραπεζών, με παράλλη-
λη πλήρη προστασία των τραπεζικών
καταθέσεων.

Είναι μέλος του Διοικητικού Συμ-
βουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής
Τράπεζας (ΕΚΤ) και συμμετέχει στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νο-
μισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθή
κες κρίσης και πολύ χαμηλού πληθω-
ρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού
πληθωρισμού μετά την πανδημία
Covid -19 , ενώ διετέλεσε και πρόε
δρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit
Committee) της ΕΚΤ.
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ΣΤΟΧΟΣ , Η ΕΠΙΣΤΡΟΦΗ
ΣΤΙΣ ΩΡΙΜΕΣ ΑΓΟΡΕΣ
Επειτα από την κατάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, σειρά παίρνει
το χρηματιστήριο να ανακτήσει την αίγλη που έχασε το 2013 –Αιχμή
του δόρατος, οι υψηλοί τζίροι και η αυξημένη κεφαλαιοποίηση

ΤΟΥ ΣΤΑΥΡΟΥ ΧΑΡΙΤΟΥ
desk@iapogevmatini.gr

ριν από λίγα χρόνια
είχα υποσχεθεί ότι η
Ελλάδα θα ανακτή
σει τη θέση της στην

επενδυτική βαθμίδα - και πέρυσι αυτό
έγινε . Σήμερα είμαι εδώ για να σας πω
ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για
ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση
του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε κατ
θεστώς ανεπτυγμένης αγοράς» . Αυτό
ανέφερε, μεταξύ άλλων, στη γραπτή
του δήλωση ο πρωθυπουργός, Κυριά-
κος Μητσοτάκης, απευθυνόμενος σε
πλήθος θεσμικών επενδυτών και δια-
χειριστών ξένων funds στις αρχές της
εβδομάδας στο ετήσιο συνέδριο της
Capital Link στη Νέα Υόρκη. Ο ίδιος
ο πρωθυπουργός θέτει ως στόχο την
επιστροφή της εγχώριας αγοράς στα
ώριμα χρηματιστήρια , θέσητην οποία
κατείχε την περίοδο 2001-2013 , έως
ότου «υποβαθμιστεί» την περίοδο της
κρίσης και των μνημονίων. Πλέον, τα
δεδομένα έχουν αλλάξει .

Κατά τα τελευταία τρία χρόνια , η μέση
ημερήσια αξία των συναλλαγών αυξή-
θηκε κατά 90% (από τα 74 εκατ . στα
140 εκατ . ευρώ) και η κεφαλαιοποίη-
ση του Χ.Α. κατά 54% (από τα 66 δισ.

στα 103 δισ . ευρώ) . Μέσα στο 2024 τα
placements διαμορφώθηκαν στα 2,5
δισ . ευρώ , ενώ την τελευταία τριετία
είχαμε 14 νέες εισαγωγές εταιρειών
και δύο μετατάξεις από την Εναλλα-
κτική στην Κύρια Αγορά . Στα ισχυρά
θεμελιώδη δεδομένα της ελληνικής
αγοράς (εταιρικά κέρδη στα υψη-
λά της τελευταίας 15ετίας, καλύτερη
πορεία του ΑΕΠ σε σχέση με την Ευ
ρώπη) θα πρέπει να προστεθεί ότι το
Χ.Α. διαθέτει επιπλέον κάποια «μαξι
λαράκια» σε περίπτωση που οι αγο-
ρές «σκοντάψουν» για ένα διάστη
μα το 2025 , όπως είπε, άλλωστε, και
ο CEO της ΕΧΑΕ, Γιάννος Κοντόπου-
λος , το βράδυ της περασμένης Τε
τάρτης, παρουσιάζοντας τον εταιρι
κό μετασχηματισμό του Χ.Α. Σε αυτά
περιέλαβε το χαμηλό ποσοστό δανει-
σμού νοικοκυριών και επιχειρήσεων,

το μικρότερο κόστος εργασίας σε σύ
γκριση με την Ευρώπη και τη συσσω
ρευμένη ζήτηση που παρατηρείται σε
όλες τις εκφάνσεις της οικονομίας . .

Σήμα από οίκους
Οι πληροφορίες αναφέρουν ότι η
αναβάθμιση του Χ.Α. αποτελεί συ
νάρτηση ακόμα ενός παράγοντα: να
δώσει και η Moody's επενδυτική βαθ-
μίδα στην Ελλάδα , καθώς είναι ο μό-
νος οίκος που δεν το έχει πράξει ακό-
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μα. Σύμφωνα με καλά ενημερωμένες
πηγές , αν αυτό συμβεί τους πρώ-
τους μήνες του 2025 , δεν αποκλεί-
εται (α) ο MSCI , με τη σειρά του , να
θέσει σε «παρακολούθηση» την αγο-
ρά μας (watch list) τον ερχόμενο Ιού-
νιο και (β) να αναβαθμίσει οριστικά τη
Λ . Αθηνών ο FTSE τον ερχόμενο Σε-
πτέμβριο , ο οποίος μαζί με την S&P
έχουν ήδη το Χ.Α. σε watch list .

Το φάσμα των ανεπτυγμένων αγορών
είναι πάνω από δέκα φορές μεγαλύτε
ρο σε σύγκριση με αυτό των αναπτυσ
σόμενων , υποστηρίζει η διοίκηση του
Χ.Α. , αλλά κρατάει χαμηλά την μπάλα
των προσδοκιών, λέγοντας παράλλη-
λα ότι η επιστροφή στα ώριμα χρημα-
τιστήρια είναι στόχος, αλλά όχι αυτο-
σκοπός .

Ενδιαφέρον έχει η διεθνής εμπειρία
ως προς το τι ακολουθεί σε ένα χρη-
ματιστήριο που μπαίνει σε watch list
από κάποιον από τους μεγάλους οί-
κους αξιολόγησης (FTSE , S&P, MSCI ) ,

αυτούς δηλαδή που ακολουθούν οι

677471
2.131.500,00

64677490 200010

AT

31.42 21.45

193

BAR

10.39

12.30

ξένοι επενδυτές όταν σκοπεύουν να
επενδύσουν τα κεφάλαιά τους.

Προαγωγή
Ως προς το τι θα συμβεί στο Χ.Α. στο
πλαίσιο της αναβάθμισής του , μπο-
ρούμε να λάβουμε υπόψη μας δύο
παραδείγματα από τη διεθνή πρακτι-
κή : αυτά των αγορών της Πορτογαλί-
ας και του Ισραήλ. Στην Πορτογαλία
ανακοινώθηκε ότι το Χρηματιστήριο
μπαίνει σε watch list προκειμένου να
πάρει «προαγωγή» στις ώριμες αγο-
ρές στις 31/10/1996 . Η ημερομηνία
ένταξης έγινε στις 31/10/1997, δηλα
δή έναν χρόνο μετά . Η αγορά τότε ,

σε έναν χρόνο , ανέβηκε κατά 67%.
Και έναν χρόνο μετά ενισχύθηκε πε-
ραιτέρω κατά 33,47% . Η ανακοίνωση
του watch list για το Ισραήλ έγινε τον
Μάιο του 2009. Η ένταξη πραγματο-
ποιήθηκε έναν χρόνο μετά. Τα κέρδη
ήταν 22,8% σε έναν χρόνο . Τον αμέ
σως επόμενο χρόνο η ίδια αγορά ενι-
σχύθηκε πάνω από 17%.
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Γ

Είκοσι χρόνια
της «Ημέρας τη

Ελλάδος - ΗΠΑ»
στηνWall Street

ιά εικοστή συνεχή χρονιά, το Χρημα-
τιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνερ-

γασία μέ τήν Capital Link οργάνωσαν ειδική
εκδήλωση μέ τίτλο «Greek American Issuer
Day» , τιμώντας τήν Ελλάδα καί τούς ισχυ-
ρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των
ΗΠΑ, τηςΕλλάδος καί της ελληνοαμερικα-
νικής κοινότητος. Στο πέρας της εκδηλώσε-
ως, οι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης ελληνικών συμφερόντων καί
ελληνοαμερικανικές εταιρείες , καθώς καί
εκπρόσωποι της ελληνικής Κυβερνήσεως
πού συμμετείχαν στο επενδυτικό συνέδριο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum» , χτύπησαν συμβολικά τό closing
bell (καμπανάκι του κλεισίματος των έργα-
σιών) της 10ης Δεκεμβρίου 2024 του Χρη-
ματιστηρίου της Νέας Υόρκης.

Η «Ημέρα Ελλάδος-ΗΠΑ» πραγματο-
ποιήθηκε, όπως κάθε χρόνο εδώ καί 20 χρό-
νια, στο πλαίσιο του συνεδρίου , τό οποίο
είχε ολοκληρώσει τίς εργασίες του τήν προ-
ηγούμενη μέρα μέ μεγάλη επιτυχία καί εξαι-
ρετική συμμετοχή . Το συνέδριο διοργανώ-
θηκε σε συνεργασία μέ τό New York Stock
Exchange (NYSE), το Athens Exchange
Group (ATHEX Group) και μεγάλες διε-
θνεις Τράπεζες καί Οργανισμούς.

Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
ανήρτησε τήν ελληνική σημαία στην Wall
Street , μιά στιγμή ιδιαίτερης υπερηφάνεια

-

ας καί συγκίνησης γιά τήν ελληνική κυβερ-
νητική αποστολή, τα στελέχη ναυτιλιακών
καί άλλων εταιρειών εισηγμένων στο Χρη-
ματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς καί τούς
εκπροσώπους των εταιρειών πού συμμε-
τείχαν στήν εκδήλωση .

Η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρί
ου της ΝέαςΥόρκης, του μεγαλύτερου χρη-
ματιστηρίου στον κόσμο , συμβάλλει στην
αναβάθμιση καί προβολή της Ελλάδος σέ
ένα ευρύτατο επενδυτικό κοινό σε παγκό-
σμιο επίπεδο . Επίσης δείχνει τήν σταθερή
υποστήριξη του Χρηματιστηρίου της Νέας
Υόρκης στην Ελλάδα, τίς ελληνικές επιχει-
ρήσεις, τήν ελληνική ναυτιλία καί τήν ομο-
γένεια . Η αμερικανική κεφαλαιαγορά απο-
τελεί σημαντικότατη πηγή αντλήσεως κε-
φαλαίων για αυξανόμενο αριθμό εταιρειών
ελληνικών συμφερόντων και το Χρηματι-
στήριο τηςΝέας Υόρκης διαδραματίζει κύ-
ριο ρόλο σε αυτό.

Η Tara Dziedzic , Head of US Listings,

NYSE καλωσόρισε τήν ελληνική αντιπρο-
σωπεία καί τίς εισηγμένες στο NYSE έται-
ρείες καί ανεφέρθη στην μακροχρόνιο σχέ-
ση μεταξύ του Χρηματιστηρίου της Νέας
Υόρκης, της ελληνοαμερικανικής κοινότη-
τος καί της Ελλάδος, τονίζοντας ότι η σχέ-
ση του NYSE μέ τήν ελληνοαμερικανική δι-
ασπορά, τήν ναυτιλιακή καί επιχειρηματική
κοινότητα της Ελλάδος καί τίς εισηγμένες

εταιρείες του παραμένει ισχυρή . Ακολού-
θησαν οι χαιρετισμοί του υπουργού Υπο-
δομών καί Μεταφορών Χρήστου Σταϊκού-
ρα καί του δρ . Νίκου Τσάκου, ιδρυτού καί
προέδρου της εισηγμένης στο NYSE ναυτι-
λιακής εταιρείας ΤΕΝ.

Οι ομιλητές ανεφέρθησαν στην σημα-
ντική πρόοδο της ελληνικής οικονομίας,

στήν ελκυστικότητα της Ελλάδος ως επι-
χειρηματικού καί επενδυτικού προορισμού,
στην διεθνοποίηση του ελληνικού επιχει-
ρειν καί στήν πατροπαράδοτη στενή συνερ-
γασία μεταξύ Ελλάδος και ΗΠΑ. «Το 2019,

τήν πρώτη φορά που συμμετείχα στήν εκδή-
λωση αυτή χτυπώντας τό closing bell , είχα

NEW YORK STOCK EXCHANGE

εκφράσει τήν δέσμευση της Κυβερνήσεως
ότι περασμίνο Greece is on the way back” καί σήμε-
ρα , το 2024, μπορώ νά πω περασμίνο Greece is back " >
ανέφερε ο Χρ . Σταϊκούρας . Ο δρ Νίκος Τσά-
κος ανεφέρθη στήν επί 22 έτη πορεία της
ΤΕΝ στο χρηματιστήριο της Νέα Υόρκης
καί στόν κομβικό ρόλο της ελληνικής ναυτι-
λίας στο παγκόσμιο εμπόριο καί τήν παγκό-
σμιο εφοδιαστική αλυσίδα .

Ο υπουργός Χρήστος Σταϊκούρας, έχου
ντας εγκαινιάσει προσφάτως τό μετρό της
Θεσσαλονίκης, δώρισε στην Tara Dziedzic
πλακέτα μέ τόν λογότυπο του μετρό (ειδική
περιορισμένη έκδοση) .

ο δρ Νίκος Τσάκος χτύπησαν το closing bell ,

τό καμπανάκι της λήξεως των εργασιών της
Τρίτης 10 Δεκεμβρίου 2024 , του NYSE,

πλαισιωμένοι απότήν Αλεξάνδρα Σδούκου ,

υφυπουργό Περιβάλλοντος καί Ενέργει
ας, την Αικατερίνη Νασίκα , πρέσβειρα της
Ελλάδος στις ΗΠΑ, την Tara Dziedzic, τόν
Παναγιώτη Τσάκο καί εκπροσώπους εισηγ-
μένων στο NYSE εταιρειών .

Η τελετή μετεδόθη απ’ ευθείας από όλα
τα μεγάλα διεθνή τηλεοπτικά δίκτυα των
ΗΠΑ καθώς αποτελεί γεγονός με μέγιστη
θεαματικότητα σε παγκόσμιο επίπεδο καί
τήν παρακολουθούν 150 εκατομμύρια τη

Στή συνέχεια , ο Χρήστος Σταϊκούρας καί λεθεατές. Δ
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Ισχυρό μήνυμα
Η Ελλάδα, όπως ανέφερε σε διε-
θνείς επενδυτές στο επενδυτικό
συνέδριο της Capital Link στη
Νέα Υόρκη ο γενικός διευθυντής
του ΟΔΔΗΧ, Δημήτρης Τσάκω
νας, αποφάσισε να προπληρώσει
τις αποσβέσεις GLF, σε αναλο-
γική βάση, από το 2033 έως το
2042 , μεταφέροντας ταυτόχρονα
ένα ισχυρό μήνυμα στους θε
σμούς , στους οίκους αξιολόγη
σης καὶ κυρίως στην επενδυτική
κοινότητα , παρέχοντάς τους επι-
πλέον διαβεβαίωση ότι η χώρα
είναι προνοητική και θα εκπλη-
ρώσει τις δανειακές της υποχρε
ώσεις, όχι μόνο βραχυπρόθεσμα
αλλά και μακροπρόθεσμα , υπό
οποιεσδήποτε συνθήκες.

Αν και τα ταμειακά της απο-
θέματα κινούνται κοντά στο 20%
του ΑΕΠ , η χώρα, ανέφερε, πρέ-
πει να διατηρήσει μια ρευστή
καμπύλη αποδόσεων επιτοκίων
μηδενικού κινδύνου, επομένως

ο ΟΔΔΗΧ πρέπει να έχει συνε-
χή πρόσβαση στις κεφαλαιαγο-
ρές και διάλογο με τους επεν-
δυτές. Σύμφωνα με εκτιμήσεις ,

η Ελλάδα θα βγει στις αγορές
το 2025 με στόχο την άντληση
8 δισ. ευρώ , ενώ άλλα 2-3 δισ.

ευρώ θα αφορούν δανεισμό από
οργανισμούς .
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Ο ΤΡΑΠΕΖΑ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Ο διευθύνων σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς, Χρήστος
Μεγάλου (φωτό) , στην ομιλία
του στο 26ο ετήσιο «Capital Link
Invest in Greece» Forum στη Νέα
Υόρκη, δεσμεύθηκεότι η τράπεζά
του θα συνεισφέρει 40 δισ. ευρώ
στην ελληνική οικονομία έως το
2027.
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Greek
American
Issuer Day
στη
ΝέαΥόρκη

Ο δρ Νίκος Τσάκος
και ο Παναγιώτης

Τσάκος τζούνιορ ήταν οι
Έλληνες πλοιοκτήτες που

έδωσαν το « παρών» την
περασμένη Δευτέρα στην
εκδήλωση που

συνδιοργάνωσαν για 20ή
συναπτή χρονιά το NYSE -

New York Stock Exchange
και η Capital Link, με τίτλο
«Greek American Issuer

Day» . Η Tsakos Energy
Navigation είναι η
παλαιότερη εισηγμένη
ναυτιλιακή εταιρεία στην
αμερικανική κεφαλαιαγορά
της Νέας Υόρκης .

Η ΤΕΝ επί 31 συναπτά έτη
μοιράζει μερίσματα, με το
συνολικό ποσό έως τώρα να

ανέρχεται στα 870 εκατ.

δολάρια .

Στόχος της ΤΕΝ είναι να έχει

έναν πράσινο στόλο έως το
2030. Προς τον σκοπό αυτό
έχει επενδύσει ήδη ένα
δισεκατομμύριο δολάρια σε
ναυπηγήσεις και θα δώσει
άλλο ένα δισεκατομμύριο
τα επόμενα δύο χρόνια.

Υπάρχουν 12 εταιρείες στο
μέγεθος της ΤΕΝ που
μοιράζονται το μεγαλύτερο
μερίδιο της αγοράς . Η ΤΕΝ
είναι η μόνη από αυτές που
έχει δεξαμενόπλοια
διαφόρων τύπων, αλλά και
LNG προσφέροντας στον
πελάτη αυτό που θέλει, σε
αντίθεση με τους
ανταγωνιστές που εστιάζουν
σε έναν τύπο
δεξαμενόπλοιου .

ΜΗΤΣΑΜ
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Β. Κοντοζαμάνης: Ο τομέας της υγείας από
τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις
Η Ελλάδα δημιουργεί ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, σύμφωνα με
τον Σύμβουλο του Πρωθυπουργού

Η βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών
προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές και
οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς
που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες αναπτυξιακές
δυνατότητες, σύμφωνα με τον Σύμβουλο του
Πρωθυπουργού για θέματα Υγείας , Βασίλη

Κοντοζαμάνη . Μιλώντας στο 26ο Capital Link Forum
στη Νέα Υόρκη ανέφερε ότι τα επόμενα χρόνια ο

τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις .

«Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση
του τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο
καινοτομίας. Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της
τεχνολογίας στο σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση
σε υποδομές και στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας. Η Ελλάδα έχει
θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της βιοτεχνολογίας,

της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες ψηφιακής
υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες», τόνισε ο ομιλητής προσθέτοντας πως
η παρούσα κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό , αποτελεσματικό και ανθεκτικό
σύστημα υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητά του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης .

«Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη ,

δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών
επενδυτών να έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα», όπως σημείωσε.
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Πώς ηΤεχνητή Νοημοσύνη
θα βγάζει... φορολαβράκια !

01101 0

#V33-PROCEED-USE THISSTARFOR MARKS
# COAS CALIBRATION CODE IN GOOD HERE
# SEE IF ACTMARK BUSY
# BIT2 RESET IN ENDMARK
#STORE VAC ADR IN LOW OF MARKSTAT
#ZERO BITS10 10 15 RETAINING MKVAC ADR
#SEE IFLAST MK PART COMPLETE

SET MKDEX ZERO FORLOS VEC CHIR
#LAST PAIR COMPLETE TO COMPUTE EOS

BURIED-DECREMENT COUNTER
INITIALIZE MKDEX FOR STAR LOS COUNTER

#ADD MARK VAC ADR SETIN MARKCHEXPONDVSC
27220 Y-PLANE VECTOR IN NG
#CONVERT IT TO STABLE MEMBER
# SET BIT12 TO DISCOURAGE MARKRUPT
# V334 PROCEED - USE THIS STAR FOR MARKS
#COAS CALIBRATION CODE NO GOOD HERE
# SEE IF AOTMARK BUSY
# BIT2 RESET IN ENDMARK
# STORE VAC ADR IN LOW 9 OF MARKSTAT

0TO 15 ETAINING MKVAC ADR
ATMK PAR COMPLETE

#SE MKP KERO FOR LOS VEC CNTR
COMPLETE- TO COMPUTE LOS

DECREMENT COUNTER
#IN MNDEX POR STAR LOS COUNTER
#ADO-MARK MAC ADR SET IN MARKCHEXFINDVAĆ

ND SEE
ARK SYS-ΑΒΟ

TO 6
DO ALARM

NEAV
UPV AQR
MAR
PAIR

AL

INXYMARK FOR AVESTAR
ETO COMPUTELOS

NWEAR SHOWING SEE IFFAIRIN HOE
NO PAIRSALARMC
MADE WAS INITIALIZED ZERO IN MARKCHEX

0

For8011000
91000

1000100000

TARK COUS COUSPOT FOR TRG NBSM
PUKMAN EDUS IN CDUSPOT FORGRENESLOTE
TERMINATE AOTMARK ALLOW EXT VERB
DISPLAY DETENT AND STAR CODE
AND SEEIFCODE 1 TO 6
MARK SYSTEM BUSY DO ALARM

EYES - ABORT
# NONE AVAILABLE
#PICK UP VAC AREA AOR

AM MARE VAC ADE IN
DEAD COMPLETE

MARK FOR RESTAR
TO COMPUTE LOS

NO PAIR SOWING SEE F PAIR IN HOL
NO PAIR ALARM

TEX WAS INITIALIZED ZERO IN MARKCHEX
MARK COUS COUSPOTFOR TRG NESM

☑

10010 0 0 00 0

0:00 tortoo
to

0010

101000
to0

M
0

έσα σε... κλάσματα του δευτερολέπτου
θα εντοπίζεται η φοροδιαφυγή όταν η
Τεχνητή Νοημοσύνη θα εφαρμόζεται

σε ευρεία κλίμακα παρακολουθώντας online
τη δραστηριότητα των φυσικών προσώπων και
επιχειρήσεων στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης

και ιδίως το Facebook , το Insta-
gram και το TikTok!

Γράφει
ο Λουκάς

Γεωργιάδης

«Υπερόπλο»
Η εφαρμογή της Τεχνητής Non-

μοσύνης (ΑΙ ) αποτελεί το « υπερό-
πλο» της Ανεξάρτητης Αρχής Δη-
μοσίων Εσόδων, η οποία μπορεί

loukas1972@gmail.com

να πραγματοποιεί απολύτως στο
χευμένους ελέγχους και να παρακολουθείτη
διαδρομή του χρήματος με ακρίβεια ... σεντ ! Με
την ΑΙ , η ΑΑΔΕ θα μπορεί να αναλύει μεγάλα σύ-
νολα δεδομένων από διάφορες πηγές , όπως
τραπεζικές συναλλαγές , ψηφιακές δημόσιες
πλατφόρμες και μέσα κοινωνικής δικτύωσης ,

ενώ θα εντοπίζει ... περίεργες περιπτώσεις φο-
ρολογικών συμπεριφορών, όπως ασυνήθιστες
συναλλαγές ή μεταφορές χρημάτων και πληρω-
μές μέσω καρτών σε μη καταχωρισμένους πω-
λητές , που συνδέονται συχνά με μη καταγεγραμ-
μένη οικονομική δραστηριότητα μέσω πλατφορ-

«Σύμμαχοι»κατά
τηςφοροδιαφυγήςητεχνολογία

και τα... social media!

μών. Επιπλέον, θα είναι σε θέση να εντοπίζει
ανωμαλίες και ασυνήθιστες αποκλίσεις στα ει-
σοδήματα πολιτών και επιχειρήσεων, όπως η μη
αναλογία μεταξύ των εισοδηματικών πηγών και
των δαπανών.

Πρόβλεψη φορολογικών παραβάσεων
Οι στοχευμένοι έλεγχοι μέσω της Αλ θα μπο-

ρούν να προβλέπουν φορολογικές παραβάσεις
με τη χρήση αλγόριθμου , αλλά και να υποδει
κνύουν περιπτώσεις όπου « μυρίζει» φορολογι
κή απάτη ! Οι μεγάλες δυνατότητες τωννέων συ-
στημάτων Τεχνητής Νοημοσύνης θα φανούν κυ-
ρίως κατά τη διαδικασία σκιαγράφησης του προ-
φίλ κινδύνου για φορολογούμενους και επιχει-
ρήσεις , σχετικά με την πιθανότητα φοροδιαφυ
γής και φοροαποφυγής . Έτσι , οι φορολογικές
αρχές θα γνωρίζουν ανά πάσα στιγμή ποιες υπο-
θέσεις πρέπει να πάρουν... σειρά προτεραιότη-
τας για άμεσο έλεγχο . Ταυτόχρονα , θα αξιολο-
γούνται καταγγελίες των πολιτών για περιπτώ-
σεις φοροδιαφυγής με αυτοματοποιημένο , γρή-

01000101 100100

γορο και αποτελεσματικό τρόπο και με περισσό
τερες δυνατότητες συλλογής και ανάλυσης πλη-
ροφοριών.

Όμως, υπάρχει και n ... καλή πλευρά εφαρμο-
γής της Τεχνητής Νοημοσύνης , όπως η αυτομα
τοποιημένη φορολογική δήλωση , με καθοδήγη
ση των φορολογουμένων και εξατομικευμένη
βοήθεια , ώστε να ελαχιστοποιούνται τα λάθη και
οι παραλείψεις . Επιπλέον, παρέχεται συμβου-
λευτική υποστήριξη για τη συμμόρφωση με τους
κανόνες της φορολογικής νομοθεσίας , ενώ λει-
τουργούν και ηλεκτρονικές πλατφόρμες για εκ-
παίδευση των φορολογουμένων σχετικά με τις
υποχρεώσεις και τα δικαιώματά τους.

«Έξυπνες» διασταυρώσεις
Ο διοικητής της ΑΑΔΕ Γιώργος Πιτσιλής , μι-

λώντας στο 26ο Φόρουμ της Capital Link στη
Νέα Υόρκη , ανέλυσε τα μεγάλα βήματα που
έχουν γίνει για τον περιορισμό της φοροδιαφυ
γής . Στο πλαίσιο αυτό , η Αρχή υλοποιεί και έργα
με χρηματοδότηση από το Ταμείο Ανάκαμψης
καιΑνθεκτικότητας , για την αξιοποίηση τεχνο-
λογιώνΤεχνητής Νοημοσύνης και άλλων προηγ-
μένων εργαλείων ανάλυσης δεδομένων από τη
φορολογική διοίκηση για τη διενέργεια « έξυ-
πνων» διασταυρώσεων.
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Π. ΛΑΖΑΡΙΔΟΥ (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ) : ΙΣΤΟΡΙΚΗ ΕΥΚΑΙΡΙΑ
ΓΙΑ ΕΝΑ ΠΙΟ ΠΡΑΣΙΝΟ ΜΕΛΛΟΝ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ

«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθ-
μίσεις της επενδυτικής βαθμίδας , με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια
ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε. , η Ελλάδα
έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο
και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια , η
κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβου-
λος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου
ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ , περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας ,

μιλώντας , στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link
στη Νέα Υόρκη.

Παράλληλα , η κυρία Λαζαρίδου σημείωσε
πως « στο μέλλον οι προτεραιότητεςτης Ελλάδας
στις υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν
έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισ-
σότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες
απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματι-
κές προκλήσεις της εποχής μας» . Ιδιαίτερημνεία
έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει
τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη δια-
χείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα,
στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατε-
θεί σε έργα πράσινης μετάβασης , με τα σημα-
ντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε :

Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ. , με επεν-
δύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό
της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις επεξερ-
γασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων
πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά .

Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολο-
γίζονται σε €2,5 δισ. , με εξελιγμένες εγκαταστά-
σεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση
της εξάρτησης από χωματερές και στηντόνωση
της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών
ανακύκλωσης.

Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευ-
θυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και τηνπροαγωγή της βιωσιμό-
τητας.

Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού
δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική συνδεσι
μότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περι-
βαλλοντικών επιπτώσεων των μεταφορών.

«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμ-
βάνει έργα ύψους € 10 δισ. , τα οποία εναρμο
νίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαι-
τήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά
και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφι-
λοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέρ-
γειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης –
αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την Ε.Ε.-- ένα
έργο κοινής ωφέλειας .Έργα διαχείρισης ύδατος,

απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης
αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλ-
λοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα
και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η
εμβληματική Εγνατία Οδός , ο κρίσιμος για την
τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρή
της και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές
Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι , κατασκευ-
άζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις
αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές
προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανα-
κλούν το όραμα όλων μαςγια μια πιο περιβαλ-
λοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύ-
οντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής
και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο
αύριο . Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθε
τημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του
δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υπο-
δομών στη χώρα», κατέληξε η κυρία Λαζαρίδου ,

δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών
προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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E ηνπεποίθηση ότι ηελλη-
νική οικονομία θα συνε-
χίσει να αναπτύσσεται
τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας εξέ-
φρασε ο Πρόεδρος και
Διευθύνων Σύμβουλος

του Ομίλου AKTOR, κ . Αλέξανδρος Εξάρ-
χου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital
Link Investin Greece Forum , που πραγ-
ματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη .

Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον
Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελ-
λάδος , κ. Δημήτρη Κουτσόπουλο με θέμα
τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει
η ελληνική οικονομία, ο κ . Εξάρχου ση-
μείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμ-
βάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει
επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που
έχουν για την οικονομία της οι αγορές,

επανέλαβε , όμως, την ανάγκη για μεταρ-
ρυθμίσεις και αλλαγή του παραγωγικού
μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για
τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο
Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία , όπως το
Real Estate και οι ΑΠΕ .

Για την οικονομία και
το παραγωγικό μοντέλο

Ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί
μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας
Attica Bank έχουν επενδύσει τα τελευ-
ταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500
εκατ . στον κατασκευαστικό και στον τρα-
πεζικό τομέα , αντίστοιχα και χαρακτήρι
σε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η
ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να
αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη
που υπάρχει διεθνώς για την οικονομία
της , έπειτα από την εξασφάλιση κυβερ-
νητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής .

Ωστόσο , σημείωσε ότι δεν είναι σωστό
να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην
προσπάθεια αυτή και επισήμανε την
ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομί-
ας προς ένα πιο παραγωγικό και εξω-
στρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το
δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει

εκ νέου η εξυπηρέτηση του ελληνικού
χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περί-
πτωση που αυτή η αλλαγή δεν προχω-
ρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαί-
τερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.

Παράλληλα , ο κ. Εξάρχου τόνισε την
ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρ-
ρυθμίσεων στην Ελλάδα, που θα αντιμε
τωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος ,

όπως η γραφειοκρατία και η καθυστέ
ρηση στην απονομή της δικαιοσύνης,

προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο εξυ-
πηρέτησης του χρέους το 2032 , σχολιά-
ζοντας, ταυτόχρονα , ότι οι επενδυτές
χρειάζονται ταχύτητα και ασφάλεια .

Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώνταςγια τονμετασχηματισμό του

Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε
ότι σήμερα οι κατασκευές βρίσκονται σε
σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα
όσο και στη Ρουμανία , όπου ο Όμιλος
έχει ισχυρή παρουσία , με κυριότερα χα-
ρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων
και το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλε
ψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατα-
σκευές θα συνεχίζουννα αναπτύσσονται ,

όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση
του ρυθμού αυτού, όταν ολοκληρωθούν
τα έργα που χρηματοδοτούνται από το
Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF).

Για τον λόγο αυτό , ο Όμιλος ετοιμάζε
ται για την επόμενη μέρα , δρομολογώ-
ντας επενδύσεις ύψους €2 δισ. , σε ΑΠΕ
και Real Estate , οι οποίες θα υλοποιη-
θούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό
πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευ
ές.

Παράλληλα , ο κ . Εξάρχου σχολίασε ότι
το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην
Ελλάδα σε σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε.
και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των
τιμών κυρίως των εμπορικών ακινήτων.

Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανά-
γκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές,

γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο
ανάπτυξης στον τομέα αυτό , επισημαί
νοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα στο
Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν

Ο Αλ. Εξάρχου
στο Capital
Link Invest
in Greece
Forum

ALEXANDROS

EXARCHOU

5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του

Partner inç G1AAD Holdings, o K.
Εξάρχου σημείωσε ότι, παρά τα όσα λέ-
γονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαί-
ρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να
έχει και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο
της προσπάθειάς της για αλλαγή της
εικόνας της οικονομίας της.

Και γιαυτό δεν δίστασε να επενδύσει
σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία
της Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica
Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεω-

DIMITRIS

KOUTSOPOULOS

ρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη , καθώς
έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις
μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν,

όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».

Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέαAttica
Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαι-
οποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με ση
μαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτι-
μώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε
έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές
τράπεζες , λόγω μεγέθους, δεν μπορούν
να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που είναι
και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος
AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ . στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα .

Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα , μίλησε και για τις επεν-

δύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις

οποίες θα προχωρήσει δυναμικά ο Όμι
λος , επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα πα-
ρουσιάζει σημαντικό επενδυτικό ενδια-
φέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλή-
ματα που υπάρχουν, όπως οι περικοπές
(curtailment) που επηρεάζουν και δυ-
νατότητα χρηματοδότησης των έργων
ΑΠΕ στην αγορά .
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News
Analysis
ΤΟΥ ΝΙΚΟΥ ΦΙΛΙΠΠΙΔΗ
nfilippidis@megatv.com

Η οικονομία
με τα μάτια των ξένων

Για να καταλάβουμε πού βρισκόμαστε ως οικονομία ,

καλό είναι να βλέπουμε τη δική μας κατάσταση,
καλό είναι όμως να ξέρουμε και το πώς μας βλέ-

πουν οι ξένοι . Ειδικά όσοι επενδύουν στην Ελλάδα . Η
χώρα βρίσκεται άλλωστε τις τελευταίες εβδομάδες σε
διαρκή συνέδρια.

Σε ένα από αυτά , το Capital Link της Νέας Υόρκης ,

μίλησε ο αμερικανός μεγιστάνας (παραλίγο υπουργός
Οικονομικών στην κυβέρνηση Τραμπ) , πρόεδρος επενδυ
τικού fund και επίμονος επενδυτής στα ελληνικά assets
ακόμα και στις χειρότερες μέρες της κρίσης, Τζον Πόλσον .

Συνόψισε την επιτυχία της ελληνικής οικονομίας σε
τέσσερα σημεία , που εμείς μόνιμα τα υποτιμούμε : στη
δημοσιονομική ευθύνη , στους χαμηλότερους φόρους ,

στις λιγότερες ρυθμίσεις , στις περισσότερες επενδύσεις .

Αυτά τα τέσσερα πράγματα οδήγησαν σε υψηλότερη
ανάπτυξη , κατέληξε. Τόσο απλά . Και όσο θα παραμένει
σε αυτόν τον δρόμο των οικονομικών πολιτικών υπέρ της
ανάπτυξης , θα συνεχίσει να αναπτύσσεται περισσότερο
από την υπόλοιπη Ευρώπη .

Υπάρχει όμως ένα μεγάλο «αλλά» , το οποίο το διατύ-
πωσε εξαιρετικά ο γνωστός μας από την παλιά τρόικα
Ντέκλαν Κοστέλο , αναπληρωτής γενικός διευθυντής
στην Κομισιόν , στο πρόσφατο ΟΤ Forum. Η Ελλάδα , είπε,

άλλαξε , αλλά δεν ανθεί . Η οικονομική κρίση , συνέχισε,

άφησε μια δύσκολη υποχρέωση στην Ελλάδα , το ποσοστό
ανάκαμψης να είναι μεγάλο, μεγαλύτερο από αυτό που
βλέπουμε . Απέδωσε δε τη συγκεκριμένη υστέρηση στο
γεγονός ότι η απασχόληση είναι στο 54% ενώ στην ΕΕ
είναι στο 60% , ενώ η παραγωγικότητα βρίσκεται στα
2/3 του ευρωπαϊκού μέσου όρου .

Ενας τρίτος που ζει μόνιμα στο εξωτερικό και είναι
υπεύθυνος για τις διεθνείς αγορές στην Bank ofAmerica,

ο Αθανάσιος Βαμβακίδης, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα βρί-
σκεται σε πολύ καλό δρόμο , με τους ρυθμούς ανάπτυξης
πάνω από τις εκτιμήσεις της αγοράς , κυρίως γιατί το
Ταμείο Ανάκαμψης εφαρμόζεται καλύτερα από ό,τι σε
άλλες χώρες . Το κρίσιμο , πρόσθεσε ο ίδιος , είναι αν οι
επενδύσεις που γίνονται είναι ικανές να γυρίσουν προς
το θετικό το αρνητικό εμπορικό μας ισοζύγιο .

Σ το πρόσφατο βιβλίο του «Περί ηγεσίας» (On
Leadership) ο πρώην πρωθυπουργός της Με
γάλης Βρετανίας Τόνι Μπλερ , γράφοντας για τα

χαρακτηριστικά του πετυχημένου έθνους , έθεσε πιο
ψηλά τη μακροοικονομική σταθερότητα ως προϋπόθεση
οικονομικής προόδου , με στόχο την προσέλκυση κυρίως
ξένων επενδύσεων , καθώς αυτές κάνουν τη διαφορά .

Αν ακούσουμε όσα είπε ο Πόλσον, τότε είναι εμφανές
ότι η κυβέρνηση ακολουθεί τον δρόμο που αυτός διαπι-
στώνει. Το γεγονός ωστόσο ότι έχουμε τις υστερήσεις
που επισημαίνουν ο Ντέκλαν Κοστέλο και ο Αθανά-
σιος Βαμβακίδης , εξηγεί σε μεγάλο βαθμό γιατί ενώ
πάμε καλά, δεν πάμε τόσο καλά όσο θα μπορούσαμε .
Ποιοτικό χαρακτηριστικό και έλλειμμα της τελευταίας
πενταετίας είναι αυτό που παρατηρεί ως προϋπόθεση
επιτυχίας ο Τόνι Μπλερ , ότι οι επενδύσεις πρέπει να
έρχονται κυρίως από το εξωτερικό και αυτό είναι κάτι
που δεν συμβαίνει στον βαθμό που θα περιμέναμε . Και
κάπως έτσι έχουμε μια πλήρη ρεαλιστική εικόνα με την
πραγματική κατάσταση της χώρας .
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«Σπάμε ρεκόρ»

«Το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλε-
κτροπαραγωγής , η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται ,

ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύ
στημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ » , δή-
λωσε στο Συνέδριο της Capital Link (Νέα Υόρκη ) , ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες Κων-
σταντίνος Μαύρος .
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ΜΕΤΟΧΕΣ

Χ.Α.: Τι φέρνει ηαναβάθμιση
σε ανεπτυγμένη αγορά
- Γιατί οι μεγάλοι οίκοι ψηφίζουν Ελλάδα – ΣΕΛ . 24-25
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24 Επενδύσεις

• Προοπτικές Χ.Α. για το 2025

Το«στοίχημα»
τηςαλλαγήςπίστας
καιτοsuccess story

τηςοικονομίας
Η ΑΝΑΜΕΝΟΜΕΝΗ ΑΝΑΒΑΘΜΙΣΗ ΣΤΙΣ ΑΝΕΠΤΥΓΜΕΝΕΣ ΑΓΟΡΕΣ

ΒΑΖΕΙ ΤΟ Χ.Α. ΣΤΟ ΡΑΝΤΑΡ ΤΩΝ ΕΠΕΝΔΥΤΩΝ

11. ΑΠΟΤΗΝ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΚΟΥΡΤΑΛΗ eleftheria. Kourtali@capital.gr

Σάββατο 14 Δεκεμβρίου 2024

Tη χρονιά του
trade της ανα-

βάθμισης του
Χρηματιστηρίου Αθηνών
αναμένεται να αποτελέ-
σει το 2025, με τους επεν-
δυτές να κοιτούν και πάλι

αρκετά έντονα την Ελλάδα,
αναμένοντας την αλλαγή
πίστας που θα πραγματο-
ποιήσει η ελληνική αγορά .

Όπως διαμήνυσε ο CEO της

ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπου
λος, την περασμένη εβδομά-
δα , η αναβάθμιση αναμένε
ται τους επόμενους 12-18
μήνες και αποτελεί κεντρικό
στρατηγικό στόχο του ομίλου ,

στο πλαίσιο και του εταιρικού
μετασχηματισμού στον οποίο
προχωρά το Χ.Α. και τον οποίο
επιβάλλει η νέα εποχή προκλή-
σεων και ευκαιριών.

«ΗΕλλάδαθα
συνεχίσεινα
υπεραποδίδει
έναντιτης
υπόλοιπηςΝότιας
Ευρώπηςκαιτης
Ευρωζώνηςκαιτο
2025», σημείωσε
οεπικεφαλής
οικονομολόγοςτης
GoldmanSachs,
Φίλιππο Ταντέι

ένα πολύ μεγαλύτερο κοινό
επενδυτών. Οι εισηγμένες θα

έχουν, έτσι, πρόσβαση σε πε-

ρισσότερα διεθνή κεφάλαια ,

γεγονός που ενισχύει τις χρη-
ματοδοτικές ροές και την ελλη-

ευκαιρίες ανάπτυξης της επι-
χειρηματικότητας .

Success story
της οικονομίας

Οι τάσεις αυτονόμη-
σης που έχει δείξει η αγο- νική οικονομία , καθώς και τις

ρά αυτόν τον μήνα και το
comeback των τραπεζικών
μετοχών έπειτα από μια περί-
οδο πιέσεων, σε συνδυασμό με
τη συνέχισητου success story
της ελληνικής οικονομίας που

ξένοι αναλυτές και οικονομο-
λόγοι υπογραμμίζουν και ανα-
μένουν, βάζουν το ελληνικό
χρηματιστήριο στο ραντάρ
των επενδυτών την επόμε-
νη χρονιά , έπειτα από τα
κέρδη άνω του 60% που
έχει σημειώσει τα τελευ
ταία τρία χρόνια .

Αν και η επιστροφή στην
κατηγορία των ανεπτυγμένων
αγορών βραχυπρόθεσμα έχει
προκλήσεις , λόγω των εκρο-
ών που θα σημειωθούν από
τα funds που επενδύουν στις
αναδυόμενες έναντι των εισ
ροών των funds που επενδύ-
ουν στις ανεπτυγμένες αγορές,

με το ισοζύγιο να μην είναι βέ-
βαιο ότι θα είναι αρχικά θετικό,

ωστόσο μεσο-μακροπρόθεσμα
το κέρδος είναι αδιαμφισβήτη-
το. Η «Α' Εθνική», όπως την
έχει χαρακτηρίσει ο κ . Κο-
ντόπουλος, φέρνει μαζί της

Το trade της αναβάθμισης ,

και άρα η ανοδική τάση του
Χ.Α. , αναμένεται να στηριχθεί
από τις ισχυρές προοπτικές της

ελληνικής οικονομίας , καθώς
και των τραπεζών, οι οποίες
καταγράφουν ράλι το τελευ-
ταίο διάστημα .

Δεν είναι τυχαίο πως δι-
εθνείς οίκοι , και ακόμα και
ο διεθνής Τύπος , αναφέ-
ρονται στην Ελλάδα ως το
success story της Ευρωζώ-
νης. Σε άρθρο τους οι «F.Τ.»

ανέφεραν ότι το success
story της Ελλάδας αψηφά
τους καταστροφολόγους του
2015 , καθώς η ελληνική οι-
κονομία όχι μόνο κατάφερε
να αναπτυχθεί ταχύτερα από
τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,

αλλά πέτυχε επίσης τα πρωτο-
γενή πλεονάσματα Προϋπολο-
γισμού που απαιτούσαν οι πι-
στωτές της στα προγράμματα
διάσωσης . «Η υποχώρηση του

κόστους δανεισμού της Ελλά-
δας στα επίπεδα της Γαλλίας

δείχνει την αξία που έχουν οι
σταθερές μεταρρυθμίσεις στην
περιφέρεια της Ευρωζώνης»,

όπως σημείωσαν.

H HSBCτόνισε σε εκ
θεσή της, πως τη
στιγμή που Γερμα

νία και Γαλλία γονατίζουν,

χώρες τις περιφέρειας όπως
η Ελλάδα «πετάνε» . Μόλις
δέκα χρόνια μετά την κρίση της

Ευρωζώνης και με μια πανδη-

μία και την ενεργειακή κρίση
ενδιάμεσα , οι λεγόμενες χώ-
ρες της περιφέρειας -Πορτο-
γαλία , Ιρλανδία , Ιταλία , Ελλά-
δα, Ισπανία και Κύπρος- φαί-
νεται να έχουν γυρίσει επιτέ-νεται να έχουν γυρίσει επιτέ-
λους σελίδα, όπως σημείωσε.

Οι πρόσφατοι ρυθμοί ανάπτυ-
ξης ξεπέρασαν τον μέσο όρο
της Ευρωζώνης (σε ορισμέ-
νες περιπτώσεις με μεγάλο πε-

ριθώριο) , ενώ η συνολική οι-
κονομική κατάσταση φαίνεται
πολύ πιο βιώσιμη .

Παράλληλα , η UBS δήλω-
σε bullish για την ελληνι-
κή οικονομία το 2025 και
προβλέπει ισχυρή αύξηση του
ΑΕΠ κατά 2,8% και 2,3% το
2025-2026 , λόγω της απορρό-
φησης κεφαλαίων του RRF.

Παράλληλα, εκτιμά ότι ο δεί-
κτης του δημόσιου χρέους
προς το ΑΕΠ θα μειωθεί πε-

ραιτέρω και γρήγορα: Εκτιμά
ότι θα διαμορφωθεί στο 152%
του ΑΕΠ φέτος, στο 146% του
ΑΕΠ το 2025 και στο 140% του
ΑΕΠ το 2026.

Η Scope Ratings, που ήταν
ο πρώτος οίκος που έδωσε την
επενδυτική βαθμίδα και το
«ΒΒΒ-» στην Ελλάδα τον Αύ-
γουστο του 2023 , έγινε και ο
πρώτος οίκος που ανέβασε
πριν από μερικές μέρες την
αξιολόγησή του ένα σκαλο
πάτι πάνω από το χαμηλό
investment grade, και στο
«ΒΒΒ» με σταθερές προσ-
πτικές .

Οι λόγοι της νέας αναβάθ

μισης , όπως είπε , είναι η μεί
ωση του δημόσιου χρέους , η
βελτίωση της ανθεκτικότητας
του τραπεζικού συστήματος
και η ισχυρότερη ανάπτυξη . Η
Scope αναμένει ότι η ελληνική
οικονομία θα αναπτυχθεί κατά
2,2% φέτος (από 2,0% προη-
γουμένως) , κατά 2,2% το 2025γουμένως) , κατά 2,2% το 2025
(από 1,8%) και κατά 1,6% κατά

μέσο όρο το 2026-2029 (από
1,4% προηγουμένως) . Εκτιμά
πως ο δείκτης χρέους θα υπο-
χωρήσει στο 155,3% του ΑΕΠ
φέτος , στο 145,0% το 2025 και
στο 132% έως το 2029, υπο-
στηριζόμενος από διατηρού-
μενα πρωτογενή πλεονάσμα-
τα τα επόμενα χρόνια (αναμέτα τα επόμενα χρόνια (αναμέ-
νει πρωτογενή δημοσιονομικάνει πρωτογενή δημοσιονομικά
πλεονάσματα 2,75% του ΑΕΠπλεονάσματα 2,75% του ΑΕΠ
κατά μέσο όρο το 2024-2027,

από 2,4% - 2,5% πριν) .

Αυτό που έχει παρατηρηθεί
είναι πως οι περισσότεροι
από τους άλλους μεγάλους
οίκους συνήθως ακολου-
θούν τις κινήσεις της Scope ,

συνεπώς το 2025 η Ελλάδα
αναμένεται να δει νέες ανα-
βαθμίσεις , τη στιγμή που η
Moody's έχει αφήσει... «χρω-
στούμενα» , καθώς είναι ο μό-
νος οίκος που διατηρεί τη χώρα
ακόμη κάτω του investment
grade.

Όπως σημείωσε ο επικε-
φαλής οικονομολόγος της

NIC EX
δεύεται από μια αύξηση της
παραγωγικότητας της εργασί

μας , που επωφελείται από την
άνω του μέσου όρου αύξηση
των επενδύσεων.

Goldman Sachs , Φίλιππο περιοχής , η ανάκαμψη της απα-

Ταντέι, στο πλαίσιο του συνε- σχόλησης στην Ελλάδα συνο-

δρίου της Capital Link στη Νέα
Υόρκη, η Ελλάδα θα συνεχί-
σει να υπεραποδίδει έναντι
της υπόλοιπης Νότιας Ευρώ-
πης και της Ευρωζώνης και
το 2025. Οι προοπτικές για το
2025 για την Ευρώπη θα δε
χθούν πιέσεις εξαιτίας των δα-
σμώντων ΗΠΑ και κάποια αύ-

ξηση του πραγματικού διαθέ-
σιμου εισοδήματος θα κρατή-
σει την Ευρωζώνη μακριά από
την ύφεση , παρέχοντας , σύμ-

φωνα με τις προσδοκίες της
Goldman , αύξηση του ΑΕΠGoldman, αύξηση του ΑΕΠ
κατά 0,8% το επόμενο έτος .

E
ν τω μεταξύ , η ελλη-
νική οικονομία βιώ
νει μια ευρείας βά-

σης βελτίωση, όπως τόνισε ο

οικονομολόγος . Η αγορά εργα-
σίας έχει το υψηλότερο ποσο-
στο απασχόλησης που έχει και
ταγραφεί ποτέ , το οποίο εκτεί-
νεται από τις υπηρεσίες έως τη
μεταποίηση .Όμως , σε αντίθε-
ση με τις άλλες οικονομίες της

«Κατά την άποψή μου, η
ελληνική οικονομία διατη-
ρεί άθικτες τις δυνατότητες
ανάπτυξης μέχρι το επόμε
νο έτος, με μια διευρυμένη
ευκαιρία για συνεχή αύξη-
ση τωνκεφαλαιακών δαπα-
νών, που εξακολουθούννα
είναι 5% του ΑΕΠ κάτω από
το 2010». Η Ελλάδα , όπως
πρόσθεσε ο Ταντέι, βρίσκεται
σε μια μοναδική θέση για τα
επόμενα δύο χρόνια : Μπορεί
ακόμη να επωφεληθεί από την
έκτακτη δημοσιονομική στήρι

ξη των ευρωπαϊκών προγραμ
μάτων, που θα της επιτρέψει ,

ταυτόχρονα , να ενισχύσει τις
κεφαλαιουχικές δαπάνες και
τις επενδύσεις, διατηρώντας
το δημοσιονομικό της έλλειμμα
μεταξύ των χαμηλότερων στη
ζώνη του ευρώ. Η επέκταση

-Η πορείατου Γενικού Δείκτη του Χ.Ατο2024
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ΑΘΗΝΑ

« Η πρωτοβουλία των
τραπεζών για την επιτάχυνση
της απόσβεσης των DTCS
είναι μια καταλυτική εξέλιξη ,

η οποία θα ξεκλειδώσει
σημαντικές διανομές» ,

σημειώνει η UBS.HANGE
της ανάκαμψης στις υπηρεσί- ακής αυτής εξαίρεσης απο
ες υψηλής προστιθέμενης αξί- τελούν η ανάγκη να καλυ-
ας , ενώ η μεταποίηση συνεχίζει φθεί ένα σημαντικό ανα-
να βελτιώνεται , είναι η επόμε- πτυξιακό κενό, σε συνδυ
νη πρόκλησηγια την ελληνική ασμό με την άφθονη χρη-
οικονομία . «Η ευρωπαϊκή δη- ματοδότηση από ευρωπαϊ-
μοσιονομική στήριξη, η πολιτικές πηγές, όπως και η ανά-
κή σταθερότητα και η δέσμευ-
ση για τη συνέχιση της αύξη-
σης του μεριδίου του ελληνι-
κού χρέους στην αγορά δια-
μορφώνουν το μακροοικονομι-
κό τοπίο για να κερδίσει η Ελ-
λάδα μια πρόσθετη αναβάθμι-
ση της βαθμίδας στις επερχό
μενες αξιολογήσεις».

A

Head ofEMEA DebtCapital
Markets Origination της
Nomura, το ενδιαφέρον
του επενδυτικού κόσμου
για την Ελλάδα ξεπέρασε
κάθε προσδοκία το 2024,

με πολλές συναλλαγές να κα-
ταγράφουν ρεκόρ από την επο
χή της παγκόσμιας οικονομι-
κής κρίσης .

Η αναβάθμιση της πιστολη-
πτικής ικανότητας και η ένταξη
στους δείκτες επενδυτικής βαθ-

μίδας έδωσαν ισχυρή ώθηση
στις ελληνικές τράπεζες, με τις
συναλλαγές να παρουσιάζουν
σημαντική αύξηση τόσο στον
όγκο της ζήτησης όσο και στο
επενδυτικό προφίλ, που κυ
ριαρχείται από διεθνείς επεν-
δυτές , όπως είναι οι διαχειρι

γκη για αύξηση της κατα-
νάλωσης . Σύμφωνα με τον
κ. Λεκκό , βασικοί τομείς που
επωφελούνται από την ανά-
καμψη αυτή είναι οι παραδο-
σιακοί τομείς , όπως ο τουρι
σμός και τα ακίνητα , οι οποί-
οι όμως συνοδεύονται και από

αναδυόμενες δυνάμεις, όπως
logistics , data centers & IT,

φαρμακευτικός κλάδος , ναυ-
πηγοεπισκευή , έργα υποδο-
μών και επεξεργασίας τροφί-
μων.Όμως ιδιαίτερης σημασί-
ας είναι και ο τομέας των ανα- στές κεφαλαίων , ασφαλιστι-
νεώσιμων πηγών και της πρά- κές εταιρείες και συνταξιοδοτι-
σινης ενέργειας , τόσο για τον κά ταμεία από την Ευρώπη και
οικονομικό αντίκτυπο στην ελ- το Ηνωμένο Βασίλειο . Τα βι-

βλία προσφορών υπερδιπλα-
σιάστηκαν για πολλές από τις
εκδόσεις χρηματοπιστωτικών
ιδρυμάτων που πραγματοποι-
ήθηκαν φέτος, όπως τόνισε.

πό την πλευρά του ,

ο επικεφαλής οι
κονομολόγος της

Τράπεζας Πειραιώς, Ηλί-
ας Λεκκός, σημείωσε πως η
ελληνική οικονομία συνεχί-
ζει να ξεπερνά τις ευρωπαϊ
κές επιδόσεις, παρά το γεγο-
νός ότι λειτουργεί σε ένα περι- ληνική οικονομία όσο και για
βάλλον αυξανόμενων παγκό- τον στρατηγικό και γεωπολιτι-
σμιων πολιτικών και γεωπολιτικό του ρόλο.

τικών κινδύνων. Τους κύρι Όπως παρατήρησε στο ίδιο
ους μοχλούς της αναπτυξι- συνέδριο ο Μόρβεν Τζόουνς,

Η πορεία του ΤραπεζικούΔείκτητο2024
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Στο επίκεντρο
Οιτράπεζες
E γχώριοι αναλυτές εμφανίζονται

αισιόδοξοι πως , εάν δεν υπάρξει
κάποια σημαντική αλλαγή του δι-

εθνούς κλίματος, η ανοδική κίνηση του
Χ.Α. δεν έχει λόγο να σταματήσει , δε
δομένου ότι υπάρχουν ανοδικά περι-
θώρια σε πολλές δεικτοβαρείς μετοχές .

Όπως σημειώνει ο Δημήτρης Τζάνας ,

σύμβουλος Διοίκησης στην Κύκλος ΑΧΕ-
ΠΕΥ, υπό προϋποθέσεις , η αυτονόμηση
του Γενικού Δείκτη μπορεί να οδηγήσει
σε περαιτέρω συνέχιση της ανοδικής
του κίνησης , πάνω από τις 1.500 μονά-
δες . Πάντως , σύμφωνα με τον αναλυτή ,

θα χρειαστούν νέες εισροές , που θα μπο-
ρούσαν να προέλθουν , μεταξύ άλλων, και
από τη ρευστότητα που θα απελευθερω-
θεί από τη δημόσια πρόταση για το σύνο
λο των μετοχών της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή ,

στον βαθμό που η διαδικασία δρομολο-
γηθεί άμεσα .

«Ενόσω οι θεσμικοί καταστρώνουν τη
στρατηγική τους για το 2025 , στο ... ζύγι
θα μπει η διάθεσή τους να επιβραβεύ
σουν τα όντως ισχυρά θεμελιώδη των
ελληνικών εισηγμένων με επιπλέον μετ
τοχικές αγορές ή , αντίθετα , να « περά-
σουν έγκαιρα από το ταμείο» , προσβλέ-
ποντας σε μελλοντική απορρόφηση της
προσφοράς «χαρτιών» από ακόμα ευνο
ϊκότερα επίπεδα . Δεδομένου, βέβαια , ότι
πολλοί έχασαν σημαντικό μέρος του που

λυετούς δομικού ράλι του Χ.Α. , υποαποδί
δοντας έτσι των benchmark που παρακο-
λουθούν και ... απογοητεύοντας τους πε-
λάτες τους» , εκτιμά ο Πέτρος Στεριώτης,

μέλος της Διεθνούς Ομοσπονδίας Τεχνι
κών Αναλυτών.

Πάντως , είναι σημαντικό πως οι ξένοι
οίκοι επανέρχονται με θετική διάθεση
για τους ελληνικούς τίτλους , μετην J.Ρ.
Morgan να αναβαθμίζει τις τιμές- στόχους
των τραπεζών και τη UBS να επαναλαμ-
βάνει τη θετική της στάση για τον κλάδο .

Ειδικότερα , η J.P. Morgan αύξησε την
τιμή - στόχο για την Alpha Bank στα 2.50
ευρώ από 2,30 πριν, για τη Eurobank στα
3,20 ευρώ από 2,80 πριν , για την Τρά
πεζα Πειραιώς στα 6,20 ευρώ από 5.90
πριν και για την Εθνική Τράπεζα στα 9,80
ευρώ από 9,70 προηγουμένως. Η σύστα-
ση διατηρήθηκεσε «Overweight» και για
τις τέσσερις .

Όπως σημείωσε η UBS, οι ελληνικές
τράπεζες είχαν καλύτερα αποτελέσματα

γ' τριμήνου από ό ,τι αναμενόταν, λόγω
της ανθεκτικότητας των καθαρών εσό-
δων από τόκους και των ισχυρών τάσε
ωντων εταιρικών πιστώσεων, ενώ πρό
σθεσε πως οι μετοχές τους είναι από τις

φθηνότερες τόσο στην Ευρώπη όσο και
στις αναδυόμενες αγορές.

Ένας βασικός περιορισμός,όπως σημεί
ωσε, ήταν τα υψηλά επίπεδα αναβαλλό-
μενων φορολογικών πιστώσεων , ωστό
σο στα αποτελέσματα τρίτου τριμήνου οι
διοικήσεις αποκάλυψαν την πρωτοβουλία
για την επιτάχυνση της απόσβεσης των
DTCS . Αυτή είναι μια καταλυτική εξέλιξη ,

όπως τόνισε η UBS , η οποία θα μπορού
σε να ξεκλειδώσει σημαντικές διανομές ,

με τις τράπεζες να έχουν ήδη αυξήσει τις
πληρωμές για φέτος . Οι τράπεζες ανέφε
ραν επίσης ότι οι επαναγορές μετοχών θα
αποτελέσουν σημαντικό μέρος των διανο-
μών , κάτι που η UBS δεν έχει ακόμη απο-
τιμήσει στις εκτιμήσεις της .

Έτσι , η UBS διατηρεί τη σύσταση «Αγο-
ράς» και για τις τέσσερις συστημικές τρά-
πεζες οδεύοντας προς το 2025 , με την
τιμή-στόχο που δίνει για την Alpha Bank
να είναι στα 2,42 ευρώ , για τη Eurobank
στα 2,75 ευρώ, για την Εθνική Τράπεζα
στα 11,20 ευρώ και για την Τράπεζα Πει-
ραιώς τα 5,7 ευρώ .

ετικά είναι τα μηνύματα γιαΟ τις ελληνικές τράπεζες καιαπό τους οίκους αξιολόγη
σης . Όπως σημείωσε η Fitch σε έκθε
ση για τις προοπτικές του 2025 , ο ελ-
ληνικός τραπεζικός τομέας θα συνεχί
σει να επωφελείται από τις αυξημένες
επιχειρηματικές ευκαιρίες , ως αποτέλε
σμα της ανθεκτικής οικονομικής ανάπτυ
ξης , των αυξήσεων των πραγματικών μι
σθών, της διαρκούς δημιουργίας θέσεων
εργασίας και των ισχυρών επενδύσεων.

Αναμένει τα λειτουργικά κέρδη των συ
στημικών τραπεζών να μετριαστούν το
2025 λόγω των χαμηλότερων επιτοκίων ,

αλλά θα παραμείνουν ισχυρά, στο 3,5%
περίπου του σταθμισμένου ενεργητικού
( RWA) , υποστηριζόμενα από την αύξηση
των εσόδων από δάνεια και προμήθειες
και από τις χαμηλότερες χρεώσεις απο-
μείωσης δανείων (LICS) .

Εάνδενυπάρξει
κάποιασημαντική
αλλαγήτουδιεθνούς
κλίματος, ηανοδική
κίνηση τουΧ.Α.
δενέχειλόγο
νασταματήσει

1.302,0

1.300

AAA 1.300
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ΜΕΤΟΧΟΣ
Η ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ Σελίδα 20 13 Δεκεμβρίου 2024

Μαρκετές
Στάση αναμονής στο Χρηματιστήριο
ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ : Είναι περισσότερο από ευδιάκριτο ότι οιπερισσότεροι από τους
ενεργούς traders έχουν επιλέξει την στάση αναμονής , με την προσοχή στραμμένη στην
συζήτηση για τον προϋπολογισμό που ξεκίνησε στη Βουλή , περιμένοντας τις πρωθυ-

* πουργικές δηλώσεις, την Κυριακή 15/12, που θα αφορούν τις τράπεζες (επιτόκια , προ-
μήθειες , αλλά και τα ακίνητα που έχουν στην κατοχή τους οι τράπεζες) και πόσο αυτές
θα στοιχίσουν. Ανακοινώσεις για τη μείωση των τραπεζικών προμηθειών την ερχόμε-
νη Κυριακή προανήγγειλε από το βήμα της Βουλής και ο υπουργός Εθνικής Οικονομί-
ας και Οικονομικών, Κωστής Χατζηδάκης . Μένοντας στις πρωθυπουργικές δηλώσεις,

«Πριν από λίγα χρόνια , είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην ε-
πενδυτική βαθμίδα και πέρυσι αυτό έγινε . Σήμερα , είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλά-
δα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο : την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Α-
θηνών σε καθεστώς αναπτυγμένης αγοράς» , τόνισε ο κ . Μητσοτάκης στο «26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum » απευθυνόμενος στους ξένους επενδυτές .

ΕΠΕΝΔΥΤΙΚΗ ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΗ 2025. Σε αρκετά χρηματιστηριακά γραφεία οι α-
ναλυτές έχουν ήδη αρχίσει να επεξεργάζονται τα δεδομένα , προκειμένου να χαράξουν
την επενδυτική στρατηγικήτου 2025. Σύμφωνα με τον Μάνο Χατζηδάκη (Beta Sec .) , «Με
απόλυτη βεβαιότητα πλέον, ο Γενικός Δείκτης θα καταγράψει την τέταρτη συνεχόμε
νη χρονιά βελτίωσης των μέσων ημερήσιων συναλλαγών, σε συμφωνία με τη θετική α-
πόδοση της αγοράς . Η επόμενη χρονιά θα έχει απέναντί της μια χρήση που ήταν γεμάτ
τη από διαθέσεις ποσοστών, δημόσιες προτάσεις και αυξήσεις κεφαλαίου και θα χρεια
στούν είτε ανάλογου βεληνεκούς εταιρικές πράξεις , είτε αναβαθμίσεις που θα λειτουρ
γούν ως καταλύτες εισροών. Το 2023 ήταν έτος σταθμός, καθώς το σύνολο των εισηγμέ
νων εταιρειών ξεπέρασε τα 4 δισ . ευρώ σε χρηματικές διανομές, εκ των οποίων τα 3,66
δισ. ευρώ προήλθαν από τις εταιρείες της μεγάλης κεφαλαιοποίησης . Με βάση τις προ-
βολές των κερδών και τις εκτιμήσεις των διοικήσεων, η μέση μερισματική απόδοση για
τον FTSE25 , για τη χρήση 2024 , διαμορφώνεται σε 4,9%, τη στιγμή που τα ετήσια έντο-

Technical trader

κα εκδίδονται σήμερα με κουπόνι 2,27% . Βέβαια , ανάμεσα στις εταιρείες που απαρ-
τίζουν τον εν λόγω δείκτη , οι αποδόσεις ξεκινούν από 1,5% και φθάνουν ως και 11%» .

CITIGROUP , ΔΙΕΘΝΕΙΣ ΑΓΟΡΕΣ : «Το πρώτο εξάμηνο του 2025, πιθανότατα θα
σημειωθεί μια μετάβαση από το bullish trade γύρω από την εκλογή Τραμπ , που χαρα
κτήρισε το μετεκλογικό σκηνικό των αγορών, στο λιγότερο θετικό trade των δασμών
Τραμπ», τονίζει η Citigroup . Σε αυτό το πλαίσιο και όσον αφορά τις μετοχές , παραμέ
νει πολύ bullish στις αρχές του επόμενου έτους , αλλά συνιστά μείωση του ρίσκου στη
συνέχεια , καθώς πλησιάζουν οι δασμοί . Παραμένει τοποθετημένη για τη συνέχιση του
αμερικανικού εξαιρετισμού με την αγορά των ΗΠΑ να είναι το μεγάλο «overweight»
στο χαρτοφυλάκιό της, ενώ ρευστοποιεί τα κέρδη της από τη στάση « underweight» που
είχε στην Ευρώπη και γυρίζει σε «neutral» και πλέον είναι « underweigh» στην Ιαπωνία .

ΑΧΕ: Την πρώτη θέση στην κατάταξη των χρηματιστηριακών ως προς τις συναλλαγές
στο Χ.Α. τον Νοέμβριο κατέλαβε η Eurobank Equities , με ποσοστό 30,09% . Την τριάδα
συμπλήρωσαν οι Piraeus Sec. (29,17%) και Euroxx Sec. (10,17%) . Στους έντεκα μήνες
του 2024 , πρώτη είναι ηPiraeus Sec. μεποσοστό 26,21% , δεύτερη ακολουθεί η Eurobank
Equities με ποσοστό 17,16% και τρίτη η Euroxx Sec . με 13,83% .

ΚΥΛ . ΣΑΡΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ: Σύμφωνα με ανακοίνωση , «Θα πουλήσει προς την συνδε
δεμένη εταιρεία Πολιτεία ΑΕΔΑΕ, εταιρεία ελεγχόμενη από τον πρόεδρο του Δ.Σ. και
διευθύνοντα σύμβουλο της εισηγμένης, το επί της οδού Δ. Μουτσοπούλου 17 στα Καμί
νια Πειραιά , ακίνητό της, έναντι συνολικού τιμήματος 10 εκατ. ευρώ. Προς υλοποίηση -

της ανωτέρω συναλλαγής θα υπογραφεί εντός του τρέχοντος έτους συμβολαιογραφικό
προσύμφωνο , που θα περιλαμβάνει του συνήθεις όρους προσυμφώνων της αγοράς ακι-
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ΓΕΝΙΚΟΣ ΔΕΙΚΤΗΣ: Με ημερήσιο αγοραστικό σήμα , το οποίο αναιρείται με επι
στροφή και κλείσιμο χαμηλότερα των 1.359 μονάδων . Οι ενδιάμεσες στηρίξεις στις 1.429

(απλός KMO200 ημερών) , 1.402 (εκθετικός KMO 200 ημερών) και 1.393 μονάδες . Οι α
ντιστάσεις στις 1.474 – 1.479 , 1.485 και 1.500 - 1.520 και 1.560 μονάδες.

FTSE25. Με ημερήσιο αγοραστικό σήμα και ο δείκτης υψηλής κεφαλαιοποίησης, που
ακυρώνεται με επιστροφή και κλείσιμο χαμηλότερα των 3.356 μονάδων. Η επόμενη αν

ντίσταση στις 3.609 μονάδες. Οι στηρίξεις στις 3.550, 3.493, 3.468 (απλός KMO 200 ημε
ρών) και 3.405 μονάδες (εκθετικός KMO 200 ημερών) .
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METLEN

36

34

HELLENIQ ENERGY

ΕΧ

301

Σταθερά πλαγιοανοδικά από τα 31,10 ευρώ (κλείσιμο 4/12) κινείται η μετοχή της Melen.

Σύμφωνα μετην Fast Finance ΑΕΠΕΥ, «σε ημερήσιο είμαστε long στον ΜΥΤΙΛ με stop το
30,94, ενώ σε εβδομάδα δίνει αγοραστικό με κατοχύρωση του 33,26, με μεγάλες πιθανό-
τητες να δοκιμάσει το μεγάλο mob του 35,00» . Στα 34 , 12 ευρώ ο εκθετικός KMO 200 ημε
ρών, στα 35,04 ευρώ ο απλός KMO 200 ημερών.

ΟΠΑΠ

Η μετοχή των ΕΛΠΕ είναι σε ημερήσιο long, με stop τα 6,62 ευρώ καιτις επόμενες αντι-
στάσεις να εντοπίζονται στα 7,321 (εκθετικός KMO 200 ημερών) και 7,609 ευρώ (απλός
ΚΜΟ 200 ημερών) .

ΔΑΑ « ΕΛ . ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»

16

15 7,5

Για τοντίτλο του Οργανισμού , οι επόμενες στηρίξεις στα 15,62 – 15,53 (συγκλίνουν οι δύο
ΚΜΟ 200 ημερών) και 15,15 ευρώ (ημερήσιο stop long) . Η πρώτη αντίσταση στα 16,08
ευρώ .

Η μετοχή έχει σαν πρώτο ζητούμενοτην επιστροφή και κλείσιμο πάνω από τα 8,20 ευρώ
(τιμή εισαγωγής στο Χ.Α. ) , ενώ όσοι μέτοχοι έχουν κρατήσει τις μετοχές και έχουν πάρει
και το υπόλοιπο καθαρό μέρισμα 0,3135 ευρώ χρήσης 2023 , ασφαλώς και αισθάνονται
πιο άνετα (πάντα υπάρχει και το κόστος διακράτησης) . Η πρώτη στήριξη στα 7,85 ευρώ
εκθετικός ΚΜΟ 60 ημερών) .

νήτων, προς εξασφάλιση των δικαιωμάτων των συμβαλλομένων (δικαίωμα αυτοσύμβα-
σης, προσημείωση υποθήκης κ.λπ. ) , όπου θα καθοριστεί και η προκαταβολή που θα κα-
ταβληθεί , ανερχόμενη τουλάχιστον στο ήμισυ του τιμήματος» . Το τίμημα είναι πάνω από
την αξία , άρα θα έχει κέρδος και θα γράψει υπεραξία, βοηθώντας τα ίδια κεφάλαια . Η
τρέχουσα κεφαλαιοποίηση της εισηγμένης στα 4,47 εκατ. ευρώ .

ΑΕΡΟΠΟΡΙΑ ΑΙΓΑΙΟΥ: Την πρόθεσή της να διατηρήσει στα επίπεδα του 2023 (0,75
ευρώ μικτό, frS5 ευρώ καθαρό) το μέρισμα από τα κέρδη της τρέχουσας χρή
σης διατύπωσε , σύμφωνα με πληροφορίες , η διοίκηση της εισηγμένης, κατά τη διάρκει
α των παρουσιάσεων στο Λονδίνο . Η εισηγμένη φέρεται να κερδίζει το στοίχημα αύξη
σης της κίνησης κατά το τρέχον τρίμηνο, στο οποίο δουλεύει με αυξημένη χωρητικότη
τα . Το δυνατό τέταρτο τρίμηνο , θέτει τις βάσεις , να κλείσει η χρονιά με μικρή υστέρη
ση (κάτωτου 3%) , έναντι των ΕΒITDA χρήσης 2023. Το ετήσιο κόστος εξαγωγής και εν
λέγχου στις τουρμπίνες των αεροσκαφών τύπου A320 neo ανέρχεται σε 20 εκατ . ευρώ
και η Διοίκηση καταβάλει προσπάθεια για να το μειώσει σε 16 εκατ . ευρώ , όπως ανέ-
φερε στο Λονδίνο . Η ΑΡΑΙΓ διαθέτει, μαζί με τη Ryanair, τους ισχυρότερους ισολογι
σμούς , μεταξύ των ευρωπαϊκών αερομεταφορέων, με υψηλή και φέτος παραγωγή ελεύ
θερωνταμειακών ροών . Στα τρέχοντα επίπεδα κεφαλαιοποίησης είναι φθηνή για όσους
πιστεύουν ότι οι κεντρικές τράπεζες έχουν ελέγξει τον πληθωρισμό και ο κίνδυνος ύ-
φεσης μετριάζεται . Η μετοχή γύρισε σε ημερήσιο long, με stop τα 9,48 ευρώ . Η επόμε
νη αντίσταση στα 10,84 ευρώ .

MED: Σύμφωνα με ανακοίνωση της εισηγμένης, «Υπεγράφη μεταξύ της εταιρείας και
της Vigor Finance ΑΕΠΕΥ σύμβαση παροχής υπηρεσιών συμβούλου έκδοσης με αντι-
κείμενο τηνπαροχή από τηνVigorχρηματοοικονομικών συμβουλευτικών υπηρεσιών και
πιο συγκεκριμένα το συντονισμό των απαραίτητων ενεργειών και την παροχή συνδρο-
μής αναφορικά με την μετάταξη των μετοχών της Εταιρείας από την ΕΝ.Α του Χ.Α. στην
Κύρια Αγορά τουΧ.Α. Ηεταιρεία εντός του επόμενου χρονικού διαστήματος πρόκειται
να λάβει, διά του αρμοδίου οργάνου της , τις απαραίτητες σχετικές αποφάσεις για την εν

λόγω μετάταξη» . Πέριξ των 1,30 ευρώ , οι « βιαστικοί» μπορούν να πάρουν τα κέρδη τους.

ΤΡΑΠΕΖΑ ΤΗΣ ΕΛΛΑΔΟΣ: Πρόσφατα βρέθηκε σε χαμηλά 51 μηνών η μετοχή και κά
που εκείδιέγνωσαν... φτήνια διορατικάχαρτοφυλάκια που έσπευσαν να τοποθετηθούν . Να
σημειωθεί ότι στα τρέχοντα επίπεδα απορροφήθηκε εύκολα και η εκποίηση 15.175 τεμ . Η
τρέχουσα κεφαλαιοποίηση στα 281 εκατ. , εμφατικά χαμηλότερη από την αξία των ακινή-
των της Τράπεζας , όμως η συμπεριφορά της μετοχής συνεχίζει να δείχνει ότι έχει σημαντι
κόπωλητή . Στα υπόψη ηπερίεργη και μάλλον κουραστική διανομή των ετήσιων κερδών, με
το κράτος να παίρνει , εδώ και χρόνια , τη μερίδα του λέοντος. Κάποτε οι μέτοχοι της ΕΛΛ
ποντάριζαν και στην αναπροσαρμογή της αξίας των παγίων στοιχείων , με γενναίες διανο-
μές δωρεάν μετοχών, όμως και αυτό ανήκει στο απώτατο παρελθόν!

PIRAEUS SEC. INTERLIFE: Την κάλυψη της Interlife με σύσταση «υπεραπόδο
ση» και τιμή - στόχο τα 6,4 ευρώ ξεκίνησε η Piraeus Sec . Για το 2024 περιμένει κέρδη
ανά μετοχή 0,66 ευρώ και μέρισμα 0,13 ευρώ . Ηχρηματιστηριακή αναφέρει πως «η μετο
χή διαπραγματεύεται με μεγάλο discount έναντι των ιδίων κεφαλαίων» . Μάλιστα , με το
μοντέλο αποτίμησης που χρησιμοποιεί δίνει δίκαιη αποτίμηση προς ίδια κεφάλαια ανά
μετοχή 0,8x αν και τονίζει πως πολλές εξαγορές έγιναν με πάνω από τα ίδια κεφάλαια .

PANTELAKIS , ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ : «Deep value play με σημαντικό upside από νέα έργα»
χαρακτηρίζει τη μετοχή η Pantelakis Sec, σε νέο report της, με το οποίο επανεκκινεί κά-
λυψη της μετοχής με σύσταση «overweight» και τιμή - στόχο στα 27 ευρώ Όπως σημει
ώνει , η αξία του χαρτοφυλακίου των παραχωρήσεων του ομίλου εκτιμάται στα 1,7 δισ.,
ενώ σύμφωνα με τους υπολογισμούς των αναλυτών η τρέχουσα αξία της μετοχής περι-
λαμβάνει μόνο 0,3 δισ. Από πλευράς εκτιμήσεων, το EBITDA για το 2024 αναμένεται
στα 433 εκατ. και θα φτάσει σταδιακά στα 785 εκατ . το 2028. Αντίστοιχα , ο δανεισμός
αναμένεται να κορυφωθεί το 2025 στα 4,3 δισ . μετά και την έναρξη της παραχώρησης
της Εγνατίας Οδού και σταδιακά θα αποκλιμακωθεί.

ΣΗΜ .: Όσα αναφέρονται στη στήλη δεν αποτελούν προτροπή για αγορά , πώληση ή διακράτιση μετοχικών τίτλων. Προς αποφυγήν παρεξηγήσεων...
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ΜΕΤΟΧΟΣ Σελίδα 4
ΤΑ ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ

Εκηβόλος (εκάς + βάλλω) : ο μακράν ή μακρόθεν βάλλων, ο δεινός τοξότης , ο εύστοχος

13 Δεκεμβρίου 2024
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«ξεπαγώσει» 

Εκηβόλος

→→→→

ΜΕΣΗ ΑΝΑΤΟΛΗ . Αυτή την φορά είναι αλ-
λιώς. Τα ισραηλινά στρατεύματα επελαύνουν
προς τη Δαμασκό με όλο και περισσότερους -έ-
γκριτους- γεωπολιτικούς αναλυτές να θεωρούν
πως η αναδιάταξη της ευρύτερης Μέσης Ανα-
τολής ενεργοποιήθηκε με την εισβολή της Χα-
μάς, ξημερώματα 7ης Οκτωβρίου 2023. Έκτοτε
οι εξελίξεις είναι ραγδαίες , με τον Benjamin
Netanyahu σε ρόλο Clarence Leroy « Lee» Van
Cleef, Jr. -ο γνωστός «Αγγελομάτης» , στο κλα-
σικό « Il buono , il brutto e il cattivo» του Sergio
Leone .

ΗΠΑ. Σαν έτοιμος από καιρό (και πολύ περισ-
σότερο πριν καν ορκιστεί) ο 47ος πρόεδρος

ο των ΗΠΑ τοποθετεί τα πιόνια στη σκακιέρα . Σε
ό ,τι μας αφορά -ως Ευρώπη- απέναντί του η
Γερμανίδα επικεφαλής της Κομισιόν. Άνισος
προοιωνίζεται ο αγώνας.

FED . Φάνηκε από τα στοιχεία πληθωρισμού
Νοεμβρίου στις ΗΠΑ ότι ο επικεφαλής της Ομο-
σπονδιακής Τράπεζας θα πάει με τα νερά του
νέου προέδρου.

ΕΚΤ. Μένει να φανεί κατά πόσο έπεισαν τους
διαχειριστές των short funds οι δηλώσεις της
επικεφαλής της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τρά-
πεζας . Μεταξύ των άλλων ερωτημάτων, στη
Φραγκφούρτη έχουν σχέδιο διαχείρισης της
εισόδου των crypros/bitcoin στο νομισματικό/
επενδυτικό παίγνιον: Ο διορισμός του Ντέιβιντ
Ζακς, πάλαι ποτέ ενεργού μέλος των venture
capitalists, συνεργάτη του Μασκ, κ.λπ. , υπο-
θέτω ότι ένα... σύγκρυο το προκάλεσε . Τα
κρυπτονομίσματα είναι, εκτός όλων των άλ-
λων, εργαλεία μη εποπτευόμενων συναλλα-
γών, δίχως έλεγχο και χωρίς πρακτική δυνα-
τότητα να αντισυμβληθεί κάποιος .

ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ . Στα καθ ' ημάς, με το
σχέδιο του προϋπολογισμού 2025 καθ ' οδόν
στην Βουλή , θα τεθεί άραγε ποτέ το πρόβλημα
της διπλοφορολόγησης; Δηλαδή της επιβολής
φόρου στον φόρο ; Ενδεικτικά θα αναφερθώ

HELLENIC ENERGY. Άκρως ενδιαφέ-
ρουσες οι εξελίξεις μετά την απόκτηση
και του άλλου 50% της Elpedison . Για να
δούμε πώς θα εξελιχθεί η επόμενη
φάση . Πάντως , καλά ενημερωμένη
πηγή υποστηρίζει ότι η πλευρά της
ΡΟ&ΙΜ δεν προτίθεται να πουλήσει τη
συμμετοχή της . Ωστόσο , δεν διευκρινί
ζει κατά πόσον ο Σπύρος και η Μαριάν-
να Λάτση ενεργούν ενιαία .

AKTOR. Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλά
χιστον έως και το τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος
του ομίλου AKTOR, Αλέξανδρος Εξάρχου , μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest
in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη . Ενδιαφέρουσα η τοποθέτησή
του για το banking . Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της G1AAD Holdings , ο Ε-
ξάρχου σημείωσε ότι, παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρί
νει την ανάγκη η χώρα να έχει και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς
της για αλλαγή της εικόνας της οικονομίας της.

στον ΕΦΚ και στο καπάκι τον ΦΠΑ. Από την ε-
πιβολή φορολόγησης με ΦΠΑ των Ειδικών Φό-
ρων Κατανάλωσης, ο Προϋπολογισμός προ-
βλέπει έσοδα της τάξης των 1,66 δισ . ευρώ. Έ-
σοδα από τη φορολόγηση του φόρου που έχει
εισπράξει με τη μορφή του ΕΦΚ . Να γιατί, το υ-
πουργείο Οικονομίας δεν δέχεται κουβέντα για
την ελάφρυνση έστω και κατ ' ελάχιστον του
ΕΦΚ ή του ΦΠΑ, τα στοιχεία είναι εδώ : γιατί
απλά εισπράττει όχι διπλό , αλλά πολλαπλό
φόρο , αφού για κάθε μονάδα του ΕΦΚ που έχει
εισπράξει, εισπράττει επιπλέον και τον προβλε
πόμενο ΦΠΑ.

ΤΡΑΠΕΖΕΣ . Θέλει προσπάθεια για να κατα-
φέρεις ένα ζήτημα αυτονόητο να το περιπλέ-
ξεις τόσο όσο τον Γόρδιο Δεσμό . Έχει ενδια-
φέρον, αν μη τι άλλο , το πώς εξελίσσεται η
προσπάθεια της κυβέρνησης να πιέσει τους
τραπεζίτες για τα αυτονόητα: εξορθολογισμός
του κόστους προμηθειών - χρεώσεων, διεύ-
ρυνση των χρηματοδοτήσεων και προς μεσαί-
ου μεγέθους επιχειρήσεις, λειτουργική δια-
χείριση του ζητήματος της στεγαστικής πίστης.

Προς ώρας , οι χειρισμοί , τόσο στην αρχική
φάση με την απειλή επιβολής έκτακτης φορο-
λογικής επιβάρυνσης όσο στη συνέχεια ακόμη
και με τις αμφίσημες δηλώσεις κορυφαίων
στελεχών της (λ.χ. Θανάσης Κοντογεώργης,

Άκης Σκέρτσος) , η κατάσταση όλο και περι-
πλέκεται περισσότερο , γίνεται όλο και πιο
ασαφής.

ΑΣΑΦΕΙΑ. Πρακτικά , αυτή η... δημιουργική α-
σάφεια της κυβέρνησης , η ατμόσφαιρα αχλύος
για ένα ζήτημα που θα έπρεπε να έχει διευθε
τηθεί δίχως όλο αυτό το επικοινωνιακό παιχνί-
δι , είναι όντως θέμα προς εξέταση . Στην τελική ,

καλό θα ήταν να συντονιστούν οι της κυβέρνη-
σης, εκτίθενται.

λογικά και προϊοντικά χαρτοφυλάκιο που δια-
θέτει . Θα συμπλήρωνα: Δύο νέα έργα στη Χιλή
ολοκλήρωσε η Metlen, στα 588MW η συνολική
παραγωγή από ΑΠΕ. Τα φωτοβολταϊκά πάρκα
Tocopilla και Tamarico , τα οποία εγκαινιάστη
καν την προηγούμενη εβδομάδα παρουσία εν
θνικών και τοπικών αρχών της Χιλής, αποτε-
λούν μέρος ενός χαρτοφυλακίου συνολικής ε-
πένδυσης ύψους 460 εκατ. δολαρίων. Εξαιρε
τικά ενδιαφέρον το σχέδιο της διοίκησης για
βωξίτη στην Γκάνα.

Χ.Α. Από τα ... επίχειρα του «ρηχού» Χ.Α. ένας
όμιλος όπως η Metlen να αποτιμάται 4,65 δισ .

Ένα plus 50% εάν ήταν εισηγμένος σε αναπτυγ
μένο , ώριμο χρηματιστήριο .

ΟΔΔΗΧ . Στην πρόωρη αποπληρωμή δανείων,

ύψους 7,9 δισ. από το πρώτο bailout προχωρά
η Αθήνα , σήμερα Παρασκευή 12/12 , σύμφωνα
με το Reuters. Η προετοιμασία είχε ξεκινήσει
εβδομάδες πριν, αρχές Δεκεμβρίου ολοκλη
ρώθηκε και τυπικά η διαδικασία που δίνει την
δυνατότητα στο οικονομικό επιτελείο να χρη-
σιμοποιήσει το μαξιλάρι των 15,7 δισ. ευρώ
από τα δάνεια του ESM που δόθηκαν στην Ελ-
λάδα το καλοκαίρι του 2018 για την αποπλη-
ρωμή του χρέους της . Η χώρα θα χρησιμοποι-
ήσει τα 5 δισ . από τα 15,7 δισ . για την πρόωρη
αποπληρωμή μέρους των διακρατικών δανεί
ωντου 1ου Μνημονίου (GLF) , ύψους 7,93 δισ.

ευρώ . Τα υπόλοιπα 2,93 δισ . ευρώ (5+2,93
δισ .) θα προέλθουν από τα ταμειακά
διαθέσιμα .

ΟΔΔΗΧ 2. Η Ελλάδα θα χρησιμοποιήσει το εν
ναπομείναν « μαξιλάρι» , δηλ . 10,7 δισ . ευρώ, για
την πρόωρη αποπληρωμή ισόποσων δανείων
GLF σε δύο δόσεις, το 2025 και το 2026. Μ ' αυτό
τον τρόπο μειώνεται ο λόγος δημοσίου χρέους
προς το ΑΕΠ και τα τοκοχρεολύσια που θα πλή

METLEN . Όπως σημείωνε (11/12) το ρωνε η χώρα τα επόμενα χρόνια . Σε μία συγκυ
Euro2day.gr: Στη μεγαλύτερη ευρωπαϊκή α- ρία που οι περισσότερες χώρες-οικονομίες της
γορά , αυτή της Γερμανίας , ετοιμάζεται , σύμ- ευρωζώνης έχουν μπροστά τους θηριώδεις υ-
φωνα με τις πληροφορίες , να μπει η Metlen ποχρεώσεις ως προςτην εξεύρεση κεφαλαίων,

βλέποντας νέες πηγές εσόδων από την κατα- στην Αθήνα έχουν το κεφάλι τους ήσυχο, του
σκευή και πώληση έργων και ενισχύοντας πε- λάχιστον όσον αφορά στο συγκεκριμένο
ραιτέρω το διεσπαρμένο γεωγραφικά, τεχνο- ζήτημα.

ΟΣΑ ΑΝΑΦΕΡΟΝΤΑΙ ΣΤΗ ΣΤΗΛΗ ΔΕΝ ΑΠΟΤΕΛΟΥΝ ΠΡΟΤΡΟΠΗ ΓΙΑ ΑΓΟΡΑ, ΠΩΛΗΣΗ Η ΔΙΑΚΡΑΤΗΣΗ ΜΕΤΟΧΩΝ
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Μετοχές
Χρηματαγορές

Δείκτες ΧΑ NIKKEI FTSE 100 DAX CAC 40
χρηματιστηρίων

12/12/2024
ΚΛΕΙΣΙΜΟ

1.464,03 39.849,14 8.311,76 20.426,27 7.420,94

Ισοτιμίες Ευρώ/δολάριο Ευρώ/γεν Ευρώ/ελβ. φράγκο Ευρώ/στερλίνα

Κλείσιμο
Μεταβολή

1,0501 159,87 0,9335 0,8266
0,07% -0,10% 0,59% 0,41%

Y

ΕΠΙΣΤΡΟΦΗ ΣΤΑ ΚΕΡΔΗ ΓΙΑ
ΤΟ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ ΑΘΗΝΩΝ

ΤΟΥΤΑΣΟΥ ΜΑΝΙΚΙΔΗ

στερα από δύο διορθωτικές συνεδρι-
άσεις , το Χρηματιστήριο της Αθήνας
επανήλθε χθες σε θετικό έδαφος κλεί-

νοντας με ήπια άνοδο (+0,44%) , με τη Metlen
(+2,18%) ναπρωταγωνιστεί, αφού η Citigroup
διατηρώντας τη σύσταση «αγοράς» με τι-
μή-στόχο τα 46 ευρώ τοποθέτησε τη μετοχή
(μαζί με τις Antofagasta και Fresnillo) στα
τρία κορυφαία «top picks» γιατον ευρωπαϊκό
μεταλλευτικό κλάδο.

Ξεχώρισαν επίσης από τη μεγάλη κεφαλαι-
οποίηση πέρα από τη Metlen και οι τίτλοι των
ΟΛΠ (+1,70% ) , Πειραιώς (+1,53%) , HelleniQ
Energy (+1,14%) , ΔΕΗ (+1,10%) και Aegean
Airlines (+1,00%) . Η αξία των συναλλαγών
ανήλθε στα 137,97 εκατ. ευρώ με τους ενερ-
γούς traders να τηρούν στάση αναμονής,

περιμένοντας τις κυβερνητικές παρεμβάσεις
της Κυριακής .

Ο διευθύνων σύμβουλοςτης ΕΧΑΕ , Γιάννος
Κοντόπουλος , κατά την παρουσίαση της νέας
εταιρικής εικόνας του Ομίλου , τόνισε πως η
νέα ταυτότητα αποτυπώνει τη σταδιακή μετ
ταμόρφωσή του επανακαθορίζοντας και τον
ρόλο του ως θεσμού για τους επενδυτές και
τις εταιρείες . Οπως ανέφερε ο ίδιος σε ξένους
θεσμικούς και στο πρόσφατο επενδυτικό
συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, η
ένταξη του ΧΑ στηwatch list του οίκου FTSE
για μετάταξη στις ανεπτυγμένες αγορές επι-
βεβαιώνει την πρόοδο που έχει συντελεστεί
στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς , όσο και
των εισηγμένων εταιρειών . Ο ίδιος ανέφερε
πως η προσπάθεια για εξωστρέφεια και ενί-
σχυση της ανταγωνιστικότητας της αγοράς θα
συνεχιστεί με νέες πρωτοβουλίες και δράσεις.

O Cesar Ramirez, Executive Director, Head
ofMarket Classification, Index Management
Research στην MSCI, ανέφερε πως την τελευ-
ταία δεκαετία η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα
και προσβασιμότητα , δείχνοντας τις δυνα-
τότητές της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά
με τα παγκόσμια πρότυπα. Κατάτη διάρκεια
συζήτησης για την ταξινόμηση της αγοράς ,

ο Ramirez τόνισε τη δέσμευση της MSCI να
αντικατοπτρίζει με ακρίβεια την εξέλιξη της
ελληνικής αγοράς μέσω των δεικτών της .

Σημείωσε ότι η προσαρμοσμένη κεφαλαιοποί-
ηση της αγοράς έχει αυξηθεί κατά 35% , μετην

Ελλάδα να αντιπροσωπεύει πλέον στάθμιση
4,5% στον δείκτη MSCI Emerging Markets .

Τόνισε επίσης τα βήματα για την αντιμε-
τώπιση της προσβασιμότητας στην αγορά ,

συμπεριλαμβανομένων των βελτιώσεων
στον δανεισμό μετοχών, στις ανοικτές πως
λήσεις και στη δυνατότητα μεταφοράς . Οι
ρυθμιστικές εξελίξεις, όπως αυτές βάσει
του Κανονισμού για τα Κεντρικά Αποθε
τήρια Τίτλων (CSDR) , έχουν βελτιώσει την
υποδομή εκκαθάρισης και διακανονισμού
της Ελλάδας , διασφαλίζονταςτη στενότερη
ευθυγράμμισή της με τα διεθνή πρότυπα .

Ενώ ορισμένες μεταρρυθμίσεις βρίσκονται
ακόμη υπό υλοποίηση, ο Ramirez αναγνώ-
ρισε τον ρόλο των ελληνικών Αρχών στην
αντιμετώπιση των προκλήσεων και προ-
σβασιμότητας για την προώθηση της ανά-
πτυξης . Επανέλαβε ότι η MSCI παραμένει

Το στοίχημα της
αναβάθμισης και
η νέα εταιρική
εικόνα του ΧΑ

Τι αναφέρουν
στελέχη της
MSCI και της
Ambrosia Capital

αφοσιωμένη στη συνεργασία
με τα ενδιαφερόμενα μέρη , στη
διεξαγωγή ολοκληρωμένων
διαβουλεύσεων και στη δια-
σφάλιση της διαφάνειας στις
αποφάσεις που επηρεάζουν
τις ταξινομήσεις της αγοράς .

Ο Αναστάσιος Αστυφίδης,
Founder & CEO - Ambrosia
Capital , παρατήρησε μεταξύ
άλλωνότι το ελληνικό Χρημα-
τιστήριο σημειώνει άνοδο 63%
από το 2022 , υπεραποδίδοντας

των ευρωπαϊκών αγορών το ίδιο διάστημα,

αν και το 2024 είχε μια πιο μέτρια απόδοση ,

ενώ από την αρχή του χρόνου έως σήμερα ,

οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν
τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. ευρώ μέσω
πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.

Η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑ σε ανεπτυγ
μένη αγορά μακροπρόθεσμα θα πρέπει να
αντιμετωπιστεί στρατηγικά , καθώς μια νέα
βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικει-
ωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές
από παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι
σημαντικές . Ο FTSE Russell έχει τοποθετήσει
την Ελλάδα στη λίστα παρακολούθησής του
για πιθανή αναβάθμιση, με την επόμενη
απόφαση να αναμένεται για τον Μάρτιο του
2025. Η MSCI , ο μεγαλύτερος πάροχος , δεν
έχει κάνει ακόμη παρόμοια ανακοίνωση .
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Οι 8 προτεραιότητες του ΥΠΥΜΕ για
την ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών

και της ανθεκτικότητας των υποδομών

R

Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών
και Μεταφορών, που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση
ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου , την επίτευξη υψηλής
και βιώσιμης ανάπτυξης , τη δημιουργία περισσότερων νέων
θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής ,

παρουσίασε ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ . Χρή-
στος Σταϊκούρας , στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital

Link για την Ελλάδα , με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum», στην Νέα Υόρκη .

Κατά την τοποθέτησή του , ο κ . Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε
οκτώ προτεραιότητες του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφο-
ρών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και την
ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του
περιφερειακού , γεωπολιτικού και οικονομικού ... περισσότερα...
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Τα 4 μέτρα ενίσχυσης της ελληνικής αγοράς

εργασίας στο Capital Link « Invest in Greece»
Ομιλία της Υπουργού Εργασίας στο 2 ετήσιο forum στη Νέα Υόρκη

Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση
για εργαζόμενους και επενδυτές» πραγματοποίησε η
Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη
Κεραμέως στο 2 ετήσιο forum της Capital Link « Invest
in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη . Κατά
την ομιλία της υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που
έχουν επιτευχθεί στην οικονομία, συνοδεύονται από
ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας. «Από το 2019
μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε
οδήγησαν στη δημιουργία 500.000 νέων θέσεων
εργασίας , ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα
με πληθυσμό λίγο πάνω από τα 10 εκατομμύρια»,

επεσήμανε , τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για
πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο 9%. Η Ν .

Κεραμέως, εν συνεχεία , εστίασε στα 4 μέτρα που έλαβε η κυβέρνηση προκειμένου να
συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις:

1. Μείωση του κόστους εργασίας. «Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά
5,4% από το 2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9% . Αυτό έχει
μειώσει σημαντικά το μη μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες
να προσλάβουν εργαζόμενους και αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το
εισόδημά τους».

2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. «Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν
σταθερότητα και προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην
κατεύθυνση αυτή η κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το
πολιτικό και οικονομικό τοπίο στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση
που επικρατεί σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Την περασμένη εβδομάδα
ενσωματώσαμε την έννοια της προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό».

3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού . «Η ραγδαία
εξέλιξη της τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης,
μετασχηματίζει την αγορά εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι
το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες που απαιτούνται και να προσελκύσουμε
επενδύσεις» , είπε η Ν . Κεραμέως και στη συνέχεια αναφέρθηκε στη δημιουργία
προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν στις πράσινες και
τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην Επαγγελματική
Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού διάγνωσης
αναγκών στην αγορά εργασίας.

4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν
περιθώρια αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες
πολιτών όπως είναι οι γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι
συμπολίτες μας», είπε η Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που
λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης, και συγκεκριμένα αναφέρθηκε) στη
δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα , στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των
οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που ψάχνουν εργασία, στην
προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε χώρες του εξωτερικού
αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να έρθουν σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις
που αναζητούν προσωπικό.

Δημήτρης Κορδεράς
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@
Ούτε μία2 ούτε δύο,
αλλά εννέα

επερωτήσεις περιφε-
ρειακών συμβούλων
συζητήθηκαν προ ημε
ρησίας διάταξης στην
συνεδρίαση του Πε
ριφερειακού Συμβου-
λίου , την Τρίτη το
πρωί στη Λαμία .

Κατά την ανάπτυξη αυτ
τώντων επερωτήσε-
ων δεν μίλησαν μόνο
οι περιφερειακοί σύμ-
βουλοι των παρατά-

εξ...άρσεις !!!
Ποια φίμωση ;

ξεων της μείζονος και ελάσσονος μειοψη-
φίας , αλλά δόθηκε ο λόγος και σε συμπολίτες
που παραβρίσκονταν στην αίθουσα και πα-
ρακολουθούσαν τη συνεδρίαση . Οι επερω-
τήσεις αφορούσαν ζητήματα , όπως οι κινη-
τοποιήσεις των αγροτών στη Βοιωτία και οι
εξελίξεις για την διαχείριση επικίνδυνων
αποβλήτων στην περιοχή του Δήμου Τανά-
γρας . Επι τρείς ωρες δίνονταν απαντήσεις

στις επερωτήσεις των περιφερειακών συμ-
βούλων.

Άντε τώρα να κατηγορήσεις την πρόεδρο
του Περιφερειακού Συμβουλίου Λουκία θε
οδώρου ότι με τη συμπεριφορά της προσπαθεί
να φιμώσει τις παρατάξεις του κορυφαίου
θεσμικού οργάνου της Περιφέρειας Στερεάς
Ελλάδας , το Περιφερειακό συμβούλιο . Πού
να το πουν και ποιος να τους πιστέψει...

Οι προτεραιότητες του υπουργού !
Κατά την τοποθέτησή του
στο Συνέδριο της Capital
Link στη Ν . Υόρκη , ο

υπουργός Υποδομών και Μεταφορών
Χρήστος Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε
προτεραιότητες που ενισχύουν τη
συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών .

Σύμφωνα με τον κ . Σταϊκούρα , οι
προτεραιότητες αυτές είναι:
• Η υλοποίηση πολλών έργων με
γάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα .

• Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών
και αρδευτικών έργων.

26thAnnualCapitalLink
Invest in Greece Forum

tte

26thAalCapital

InvestinGree

TA NE

ραιότητες . Και στο σημείο αυτό μάλλον θα
πρέπει να αρχίσουμε να ανησυχούμε , γιατί ,

• Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υπο- όπως ανέφερε ο υπουργός , " παρά τις θετικές
δομής . προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της

Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηρο- ελληνικής οικονομίας , θα πρέπει να παρα-
δρόμου . μείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις απο-
• Η ανανέωση του στόλου των αστικών λε- φάσεις μας , καθώς το ευρύτερο περιβάλλον
ωφορείων.

.
• Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης .

δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας" .

Για το θέμα τωνχρηματοδοτήσεων, ο υπουρ
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην γός ανέφερε ότι είναι σε στενή συνεργασία

επικράτεια . με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οι-
• Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση κονομικών, " για την εξεύρεση και την εξα-
όλων των παραπάνω έργων.

Η πιο σημαντική προτεραιότητα είναι η τε-
λευταία . Να βρεθούν δηλαδή τα χρήματα γιατί
μόνο έτσι θα υλοποιηθούν οι άλλες προτε-

σφάλιση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων,

με τη συμμετοχή και τη συμβολή του ιδιωτικού
τομέα , μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων
Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα " .

# Ότι ο Δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας και ο Δήμαρχος Λαμιέων
Πανουργιάς Παπαϊωάννου, συναντήθηκαν και τα είπαν στην Αθήνα,

μας το ανακοίνωσαν οι ίδιοι με τις φωτογραφίες στα μέσα κοι-
νωνικής δικτύωσης. Εκείνο που δεν μας είπαν οι δύο αυτοδιοικητικοί
είναι ότι τους συνδέει και μια πολιτική φιλία . Άλλωστε είναι γνωστό
ότι η υποψηφιότητα του Χάρη Δούκα για την προεδρία του ΠΑΣΟΚ (που
δεν πήγε τελικά και τόσο καλά, κρίνοντας από το αποτέλεσμα των εσω-
κομματικών εκλογών) , στηρίχθηκε σε ένα βαθμό και απο δημοτικούς
συμβούλους του συνδυασμού του Δημάρχου Λαμιέων.

Αξιοσημείωτο

Οέρανος ήτανμαϊμού!
Για παράβαση τηςνομοθεσίαςπερίεράνωνκαι λαχειοφόρων αγορών,

συνελήφθη, από αστυνομικούς του ΤμήματοςΔίωξης και ΕξιχνίασηςΕγ-

κλημάτων Γρεβενών ένας 54χρονος που εντοπίστηκε να διενεργεί παρά-

νομα συγκαλυμμένο έρανομε τη μορφή πώλησηςλαχειοφόρωνλαχνών,

χωρίς σχετική άδεια τηςαρμόδιαςαρχής.

Στην κατοχή του 54χρονου βρέθηκαν και κατασχέθηκαν δύο μπλοκμε

λαχνούς λαχειοφόρου αγοράς και μεδιπλότυπες αποδείξεις συνδρομής,

αντίστοιχα, καθώςκαι το χρηματικό ποσό των 50 ευρώ.

Προανάκρισηγια τηνυπόθεση ενήργησετο ΤμήμαΔίωξηςκαιΕξιχνίασης

Εγκλημάτων Γρεβενών, ενώ η δικογραφία που σχηματίσθηκε σεβάρος

του, θα υποβληθεί στηνΕισαγγελέα Πλημμελειοδικών Γρεβενών. Γι αυτό

φίλοιμαςμεγάλη προσοχή σεποιόνδίνετεχρήματα.
Ο περασμίνο Άνεμος"
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Approval for four
key investments
Four flagship investments with a com-
bined budget of 253 million euros were
approved bythe Interministerial Com-
mittee for Strategic Investments, as part
of the implementation of the country's
new production model that was present-
ed on October 21. These investments,
implemented through the General Sec-
retariat of Private Investments, concern
the defense industry, the self-sufficien-
cyof Greece in paper and alcohol , and
the safety of flights and civil protection
services. Metlen\'s strategic investment,
with a budget of €45 million, concerns
new building infrastructure and special-
ized mechanical equipment in the area
of Thessaly. The aim is to produce special
metal structures with advanced technolo-
gy and high added value. The investment
of BGS Alcohols, with a budget of €34
million , aims to establish an integrated

unit in Patra for the production and dis-
tribution of ethyl alcohol of agricultural
origin for multiple uses. Olympic's strate-
gic investment, with a budget of €74.75
million, is part of a larger investment of
over €140 million. It concerns the crea-
tion of an integrated aircraft and aircraft
maintenance service center, as well as a
flight simulator and crew training center
at Athens Airport . Finally, Intertrade\'s in-
vestment of €99 million aims to expand
the capacity of an existing unit, which will
be implemented in Oinofyta, and create
a logistics hub for finished products and
paper rolls.

Staikouras: We have
stabilized the economy
Infrastructure and Transport Minister
Christos Staikouras, Deputy Environment
and Energy Minister Alexandra Sdou-
kou and the founder and chief execu-

IN BRIEF

PIERCE
1875

MERICAN COLLEGE

GREECE

Lagging. The Center of Planning and Economic Research (KEPE) said on Wednes-
day Greece lags in reforms and institutions, therefore the country's economic perfor-
mance lags and its competitiveness ranks it below the 20th position among the27 EU
members in most indexes compiled by the IMD World Competitiveness Center.

tive of Tsakos Energy Navigation (TEN),
Nikolas Tsakos, were among the Greek
officials attending the "Greek American
Issuer Day" event at the New YorkStock
Exchange on Tuesday, which was organ-
ized by NYSE in collaboration with the
Capital Link Invest Forum for the past 20
years and honored Greece and the strong
business ties between US, Greek-Ameri-
can and Greek markets. During the event,
Greek-American and Greek companies
listed on the exchange rang the NYSE
closing bell. "This is the fifth time that
I have been here. The first time was in
2019 and I had promised on behalf of the
Greek government that Greece would be
coming back.And it has come back. We
succeeded in stabilizing the Greek econo-
my, in significantly reducing the debt and
unemployment," Staikouras, the former
finance minister, said during the event.
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Seasonal goods. The "Christmas
Basket" initiative, ushering in price re-

ductions for six additional categories
of basic products needed for the fes-
tive season, was launched on Wednes-
day and will apply up to January 3. It
is slightly expanded compared to last
year. As of next Wednesday, December
18, it will be accompanied by "Santa's
Basket," offering lower-priced goods in
13 categories of toys.

Shipping. The Greek merchant fleet
increased by 0.4% in October 2024 com-
pared with October 2023. An increase
of 0.3% was recorded in October 2023
compared with October 2022, the Hel-
lenic Statistical Authority (ELSTAT) said
on Wednesday. Additionally, the gross
tonnage of the Greek Merchant Fleet, for
vessels of 100 gross registered tonnage
(GRT) and over, recorded a decrease of
3.9% in October compared with October
2023. A decrease of 2.5% had been reg-
istered in October 2023 compared with
October 2022.
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Στα χρώματα της Ελλάδας

«ντύθηκε» η Wall Street
Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε την Τρίτη στο Χρημα-
τιστήριο της Νέας Υόρκης, στο πλαίσιο της ειδικής
εκδήλωσης του 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum με τίτλο "Greece - Speeding Ahead
Post Investment Upgrade" που πραγματοποιήθηκε
τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου .

Όπως κάθε χρόνο, το NYSE -New York Stock Ex-
change , σε συνεργασία με την Capital Link, διοργά-
νωσαν για 20ο έτος, την ειδική εκδήλωση με τίτλο
"GREEK AMERICAN ISSUER DAY" στο Χρηματιστή
ριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και
τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ
των αμερικανικών, των ελληνοαμερικανικών και
των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποί-
ας οι ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερό
ντων εταιρείες που είναι εισηγμένες στο Χρηματι-
στήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το "Closing
Bell" (καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών)
την Τρίτη , 10 Δεκεμβρίου 2024. Το καμπανάκι κλει
σίματος χτύπησαν ο Δρ . Νίκος Τσάκος , Founder,

President & CEO της TEN Ltd. και ο κ . Χρήστος
Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών & Μεταφορών.
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Μετοχές
Χρηματαγορές

Δείκτες ΧΑ NIKKEI FTSE 100 DAX CAC 40
χρηματιστηρίων

11/12/2024
ΚΛΕΙΣΙΜΟ

1.457,6 39.372,23 8.301,62 20.399,16 7.423,40

Ισοτιμίες Ευρώ/δολάριο Ευρώ/γεν Ευρώ/ελβ. φράγκο Ευρώ/στερλίνα

Κλείσιμο 1,0494 160,03 0,9280 0,8231
Μεταβολή -0,30% 0,03% -0,16% -0,15%

ΑΣΚΗΣΕΙΣ ΙΣΟΡΡΟΠΙΑΣ
ΣΤΟ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ ΑΘΗΝΩΝ

ΤΟΥΤΑΣΟΥ ΜΑΝΙΚΙΔΗ

ε την αγορά να συσσωρεύει
δυνάμεις γύρω από τα τρέχοντα
επίπεδα τιμών, λόγω απουσίας

καταλυτών, όπως λένε οι αναλυτές , το
χρηματιστήριο της Αθήνας έκλεισε χθες
με οριακή μεταβολή ( -0,08%) . Η αξία των
συναλλαγών κυμάνθηκε στα 142 εκατ .

ευρώ , εκ των οποίων τα 53,67 εκατ . ευρώ
αφορούσαν τη μετοχή της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, στην
οποία έλαβαν χώρα πακέτα συνολικής αξίας
49,92 εκατ . ευρώ , καθώς διενεργήθηκε
placement για το 2,53% των μετοχών της ,
με την Παντελάκης Χρηματιστηριακή να
συστήνει «αύξηση θέσεων» για τη μετοχή
με τιμή-στόχο τα 27 ευρώ . Η αγορά έχει
στραμμένο το βλέμμα τόσο στη σημερινή
συνεδρίαση της ΕΚΤ , όπου αναμένεται
να μειώσει τα επιτόκια κατά 0,25% , όσο
και στις ανακοινώσεις για τη μείωση των
τραπεζικών προμηθειών την ερχόμενη
Κυριακή .

Παράλληλα , αύριο , το ελληνικό Δημόσιο
προχωρά στην πρόωρη αποπληρωμή των
δανείων ύψους 7,935 δισ . ευρώ του πρώτου
μνημονίου (GLF) που λήγουν τα έτη 2026 ,
2027 και 2028 , ενώ θα χρησιμοποιήσει για
τη συναλλαγή αυτή και το ένα τρίτο των
15.697,3 εκατ . ευρώ που αποτελούν τον
«σκληρό πυρήνα» του ταμειακού «μαξιλα-
ριού» μετά το «πράσινο φως» που έλαβε η
χώρα από τον ESM να τα διαθέσει για τον
σκοπό αυτόν σε τρεις ισόποσες δόσεις (η
πρώτη αύριο και οι επόμενες το 2025 και
το 2026) .

Η Ελλάδα , όπως ανέφερε σε διεθνείς
επενδυτές στο επενδυτικό συνέδριο της
Capital Link στη Νέα Υόρκη ο γενικός διευ
θυντής του ΟΔΔΗΧ, Δημήτρης Τσάκωνας,
αποφάσισε να προπληρώσει τις αποσβέσεις
GLF, σε αναλογική βάση , από το 2033 έως
το 2042 , μεταφέροντας ταυτόχρονα ένα
ισχυρό μήνυμα στους θεσμούς , στους οί-
κους αξιολόγησης και κυρίως στην επενδυ-
τική κοινότητα , παρέχοντάς τους επιπλέον
διαβεβαίωση ότι η Ελλάδα είναι προνοη-
τική και θα εκπληρώσει τις δανειακές της
υποχρεώσεις όχι μόνο βραχυπρόθεσμα και
μεσοπρόθεσμα αλλά και μακροπρόθεσμα ,

υπό οποιεσδήποτε συνθήκες .

Παράλληλα , όπως ανέφερε ο ίδιος , μια
πρόσθετη πρόωρη αποπληρωμή του GLF
το 2025 παρέχει στον ΟΔΔΗΧ χώρο για
χρηματοδοτική δραστηριότητα , αντικαθι-
στώντας το «μη εμπορεύσιμο χρέος» του
Επίσημου Τομέα με νέα ΟΕΔ, είτε με την
εισαγωγή νέων εκδόσεων με νέες διάρκειες
είτε με την αύξηση της ρευστότητας σε
προηγούμενες εκδόσεις σε όλο το φάσμα

Αύριο η πρόωρη
αποπληρωμή
των δανείων GLA
ύψους
€7,935 δισ.

Τι είπε
σε διεθνείς
επενδυτές
ο Δ . Τσάκωνας
του ΟΔΔΗΧ
στη Νέα Υόρκη

ληκτότητας της ελληνικής
καμπύλης αποδόσεων, μέσω
Κοινοπρακτικών Εκδόσεων
Ομολόγων ή μέσω δημοπρα
σιών, ύστερα από επικείμενο
προαναγγελθέν τακτικό πρό-
γραμμα δημοπρασιών.

Δεδομένης της υπεραπόδο-
σης του ελληνικού κρατικού
προϋπολογισμού , του στόχου
πρωτογενούς πλεονάσματος
για το 2025 , της ευνοϊκής
δομής του χρέους , των πο-
λύ χαμηλών χρεολυσίων και
ετήσιων πληρωμών τόκων ,

της μηδενικής έκθεσης σε συ
ναλλαγματικό και επιτοκιακό
κίνδυνο κ.λπ. , το πιο δύσκολο

δουλειάς του ΟΔΔΗΧ, για το
επόμενο έτος αλλά και για τα επόμενα
χρόνια , είναι να βρει χώρο για εκδοτική
δραστηριότητα , καθώς τα ταμειακά απο-
θέματα της Ελλάδας κινούνται κοντά στο
20% του ΑΕΠ .

μέρος της

Ωστόσο , η Ελλάδα , ανέφερε , πρέπει να δι-
ατηρήσει μια ρευστή καμπύλη αποδόσεων
επιτοκίων μηδενικού κινδύνου , επομένως
ο ΟΔΔΗΧ πρέπει να έχει συνεχή πρόσβαση
στις κεφαλαιαγορές και διάλογο με τους
επενδυτές . Το επόμενο έτος η στρατηγική
χρηματοδότησης θα είναι παρόμοια με
ό,τι έγινε μέχρι στιγμής , πιθανότατα λίγο
λιγότερο , διότι οι ακαθάριστες χρηματοδο-
τικές ανάγκες είναι πολύ περιορισμένες .

Σύμφωνα με εκτιμήσεις , η Ελλάδα θα βγει
στις αγορές το 2025 με στόχο την άντληση
8 δισ . ευρώ , ενώ άλλα 2-3 δισ . ευρώ θα
αφορούν δανεισμό από οργανισμούς .
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ΣΥΝΕΔΡΙΟ CAPITAL LINK ΣΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ

Φορολογικές μεταρρυθμίσεις και κίνητρα για επενδύσεις στην Ελλάδα
ΟΙ ΦΟΡΟΛΟΓΙΚΕΣ μεταρρυθμί
σεις και οι στρατηγικές διαχείρισης
του δημόσιου χρέους, με στόχο την
ενίσχυση της ελκυστικότητας της ελ-
ληνικής οικονομίας για τηνπροσέλ-
κυση επενδύσεων, δημιουργώντας
ταυτόχρονα φιλικότερο επιχειρη-
ματικό περιβάλλον μέσω εκσυγχρο-
νισμού , αποτέλεσαν μεγάλο μέρος
των συζητήσεων στο συνέδριο του
Capital Link στη Νέα Υόρκη .

Ο διοικητής της ΑΑΔΕ Γιώργος Πι-
τσιλήςανέφερε ότι «η επόμενη γενιά
της Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων
Εσόδων (ΑΑΔΕ) είναι μια σύγχρο-
νη, ευέλικτη φορολογική διοίκη-

ση, σχεδιασμένη να προσαρμόζεται
γρήγορα στο ταχέως εξελισσόμενο
παγκόσμιο περιβάλλον. Η φιλοσοφία
μας εστιάζει στον συνεχή μετασχη-
ματισμό και τη διαρκή εξέλιξη, με
αξιοποίηση όλωντων δυνάμεών μας
για την εκπλήρωση του οράματός
μας . Δημιουργούμε ένα ολοκλη-
ρωμένο, διασυνδεδεμένο ψηφιακό
περιβάλλον που απλοποιεί και αυτο-
ματοποιεί διαδικασίες , διευκολύνει
τις συναλλαγές με τη δημόσια διοί-
κηση και στηρίζει την επιχειρηματι-
κότητα , ενώ ταυτόχρονα βελτιώνει
συνεχώς τις υπηρεσίες προς τους
φορολογούμενους» . Με αυτόν τον

τρόπο , όπως είπε, «θέτουμε τα θεμέ-
λια για ένα πιο διαφανές και δίκαιο
φορολογικό σύστημα, υπηρετώντας
πιστά το δημόσιο συμφέρον και το
κοινωνικό σύνολο» .

Ο γενικός διευθυντής του Οργα-
νισμού Διαχείρισης Δημοσίου Χρέ
ους (ΟΔΔΗΧ) Δημήτρης Τσάκωνας
υπογράμμισε, μεταξύ άλλων, ότι η
Ελλάδα , δεδομένης της επίτευξης
επενδυτικής βαθμίδας του προη-
γούμενου έτους, προχώρησε σε δύο
πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις
ομολόγων με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινο-
πρακτικών εκδόσεων ομολόγων η

Ελλάδα άντλησε 4 δισ . ευρώ και 3
δισ . ευρώ αντίστοιχα, ποσό - ρεκόρ
όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά,

και ταυτόχρονα διηύρυνε τη βάση
των επενδυτών πραγματικού χρή-
ματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει
νέα ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος
των βιβλίων εντολών, την ποιότητα
των επενδυτών και τη μείωση των
περιθωρίων δανεισμού .

Αποπληρωμή
Επιπλέον, όπως είπε , το δημοσιο-
νομικό αποτέλεσμα ήταν εντυπω-
σιακό , καθώς επιτεύχθηκε όχι μόνο
ο αρχικός αλλά και ο αναθεωρη-

μένος προς τα πάνω νέος στόχος
για πρωτογενές πλεόνασμα , τόσο
σε δεδουλευμένη βάση όσο και σε
ταμειακούς όρους, δίνοντας τη δυ-
νατότητα περαιτέρω μείωσης του
καθαρού δημόσιου χρέους , για δεύ-
τερη συνεχόμενη χρονιά , αφού το
ίδιο συνέβη και το 2023 .

Στο πλαίσιο αυτό , αύριο, 13 Δε
κεμβρίου , θα πραγματοποιηθεί
πρόωρη αποπληρωμή των δανείων
του πρώτου Μνημονίου 7,935 δισ.

ευρώ . Παράλληλα , μια πρόσθετη
πρόωρη αποπληρωμή του GLF το
2025 παρέχει στον ΟΔΔΗΧ χώρο
για χρηματοδοτική δραστηριότητα .
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Η Ελλάδα
στη Γουόλ Στριτ
Στο επίκεντρο του διεθνούς επενδυ
τικού ενδιαφέροντος βρέθηκε η Ελ-
λάδα στο Capital Link της Νέας Υόρ
κης. Ισχυροί οικονομικοί παράγοντες,

επενδυτές, επιχειρηματίες και τρα-
πεζίτες συμφώνησαν ότι η παρούσα
συγκυρία είναι εξαιρετικά ευνοϊκή
για τη χώρα μας. Για 20ή συνεχή
χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας
Υόρκης, σε συνεργασία με την Capital
Link, διοργάνωσαν ειδική εκδήλωση
με τίτλο « GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας
Υόρκης . Στο μήνυμά του ο κ. Μπε
τσοτάκης επεσήμανε ότι η Ελλάδα
είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της ευρωζώνης.
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Μικρές απώλειες στο Χρηματιστήριο,
πιέσεις σε επιλεγμένα blue chips
Στις 1.457,60 μονάδες υποχώρησε ο Γενικός Δείκτης, με πτώση 0,08%

Της ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΣ ΚΟΥΡΤΑΛΗ

Επιφυλακτικό ήταν το κλίμα στο
Χρηματιστήριο Αθηνών τη στιγ-
μή που στην Ευρώπη οι τάσεις
ήταν θετικές έπειτα και από την
ανακοίνωση των στοιχείωνγια
τον πληθωρισμό των ΗΠΑ τον
Νοέμβριο , ο οποίος αυξήθηκε
ελαφρώς στο 2,7% σε ετήσια
βάση όπως αναμενόταν, διατη-
ρώντας έτσι τις προσδοκίες για
μείωση των επιτοκίων της Fed
την επόμενη εβδομάδα .

Η προσοχή της αγοράς ήταν
στραμμένη και στη σημερινή
συνεδρίαση της ΕΚΤ. Αν και η
κεντρική τράπεζα αναμένεται
ευρέως να προχωρήσει σε άλλη
μία μείωση των επιτοκίων της
τάξης των 25 μ.β. , εκτιμάται ότι
η χαλάρωση της νομισματικής
πολιτικής το 2025 θα είναι τα
χύτερη λόγω και των αυξημέ
νων κινδύνων για την πορεία
της οικονομίας της Ευρωζώνης
από την πολιτική Τραμπ .

Πάντως, σύμφωνα με τους
εγχώριους αναλυτές, η ανοδική
τάση στο Χ.Α. παραμένει, με τις
πιθανότητες για ένα καλό κλεί
σιμο του έτους να έχουν αυξη-
θεί έπειτα και από τις έως τώρα
επιδόσεις του Γενικού Δείκτη
τον Δεκέμβριο ( + 4,6%) .

Πιο αναλυτικά, ο Γενικός Δεί-
κτης έκλεισε στις 1.457,60 μονά-
δες με πτώση 0,08% , ενώ ο τζί-
ρος διαμορφώθηκε στα 141,49
εκατ . ευρώ .

Ο δείκτης υψηλής κεφαλαι
οποίησης έκλεισε με απώλει-
ες της τάξης του 0,11 % στις
3.554,98 μονάδες, ενώ άνοδο
0,07% σημείωσε ο δείκτης της
μεσαίας κεφαλαιοποίησης , κλεί-
νοντας στις 2.299,71 μονάδες .

Στα μη τραπεζικά blue chips ,

EUROPEAN

CENTRAL

BANK

EUROSYSTEM

Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα αναμένεται να προχωρήσει σε μία ακόμη μείωση των επιτοκίων, της τάξε
ως των 25 μ.β. Αναλυτές εκτιμούν ότι η χαλάρωση της νομισματικής πολιτικής το 2025 θα είναι ταχύτερη λόγω
και των αυξημένων κινδύνων για την οικονομία της Ευρωζώνης από την πολιτική Τραμπ .

Σε στάση αναμονής
οι επενδυτές ενόψει
της σημερινής
συνεδρίασης της ΕΚΤ
για ταεπιτόκια.

με πτώση 2,41% έκλεισε η
Jumbo, ενώ απώλειες άνω του
1% σημείωσαν οι ΔΕΗ , Ελλά-
κτωρ και Autohellas. Με κέρδη
άνω του 1 % έκλεισαν οι ΕΥΔΑΠ ,

ΔΑΑ, Lamda Development και
Metlen .

Ο τραπεζικός δείκτης κατέ-
γραψε απώλειες 0,10% κλείνο-
ντας στις 1.290,34 μονάδες, με
την Alpha Bank να σημειώνει
πτώση 0,37%, τη Eurobank να

κλείνει στο -0,18% , την Εθνι-
κή Τράπεζα στο -0,13% , ενώ με
κέρδη 0,26% έκλεισε η Τράπεζα
Πειραιώς.

Τις τελευταίες ημέρες το Χ.Α.
είχε επιδείξει μία κάπως διαφο-
ροποιημένη συμπεριφορά σε
σχέση με τις διεθνείς αγορές ,

όπως σημειώνει ο Δημήτρης
Τζάνας , σύμβουλος διοίκησης
στην Κύκλος ΑΧΕΠΕΥ, και υπό
προϋποθέσεις , η μικρή αυτή αυ-
τονόμηση του Γενικού Δείκτη
μπορεί να επιστρέψει οδηγώ-
ντας σε περαιτέρω συνέχιση της
ανοδικής του κίνησης στον τε-
λευταίο μήνα του έτους (year-
end -rally) , πάνω από τις 1.500
μονάδες.

Πάντως , σύμφωνα με τον
αναλυτή , θα χρειαστούν νέες
εισροές που θα μπορούσαν να

προέλθουν, μεταξύ άλλων, και
από τη ρευστότητα που θα απε-
λευθερωθεί από τη δημόσια πρό
ταση για το σύνολο των μετο-
χών της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακής ,
στον βαθμό που η διαδικασία
δρομολογηθεί άμεσα .

Οι ξένοι οίκοι πάντως επα-
νέρχονται με θετική διάθεση
για τους ελληνικούς τίτλους ,

με την JP Morgan να αναβαθ-
μίζει τις τιμές-στόχους των τρα-
πεζών , την UBS να επαναλαμ-
βάνει τη θετική της στάση για
τον κλάδο και τον οικονομολό
γο της Goldman Sachs, Φίλιππο
Ταντέι, να δηλώνει στο συνέ-
δριο της Capital Link στη Νέα
Υόρκη ότι η Ελλάδα θα συνεχί-
σει να υπεραποδίδει σε σχέση
με την υπόλοιπη Ν. Ευρώπη και
την Ευρωζώνη.



38. ΤΡΑΠΕΖΑ ΠΕΙΡΑΙΩΣ :

Μέσο: . . . . . . . . .ΤΕΕ NEWSLETTER
Ημ. Έκδοσης: . . .11/12/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .12/12/2024
Σελίδα: . . . . . . . . 17

ΤΡΑΠΕΖΑ ΠΕΙΡΑΙΩΣ: ΕΝΑΤΡΑΠΕΖΙΚΟ ΣΥΣΤΗΜΑΣΤΑΘΕΡΟ ΘΑΣΤΗΡΙΞΕΙ ΤΗ ΜΑΚΡΟΠΡΟΘΕΣΜΗ ΑΝΑΠΤΥΞΗ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ

Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματι-

κά σύγχρονο θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της

ελληνικής οικονομίας , τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της

Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας τη Δευτέρα

στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα Υόρκη,

αναφέρει το ΑΠΕ-ΜΠΕ.

Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar ofGrowth (To

Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα ως Πυλώνας Ανάπτυξης) , ο κ.

Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονο-

μίας και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η

απόδειξη των προσπαθειών που κατέβαλε η Πολιτεία και

γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις

και τα χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που

συνεργάστηκανγια να επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονο-

μικό μέλλον για τη χώρα .

Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια

του ευρωπαϊκού μέσου όρου, συνδέεται με τις επιδόσεις του

εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από

τις αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ , εκ

τωνοποίων η Πειραιώς πάνωαπό 2,5 δισ.ευρώ , στηρίζοντας

στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέρ-

γεια, ο τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε . Και

θώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό της μετασχηματισμό

σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία , ο τραπεζικός τομέας

ενισχύεται ως βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και

καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου .

Αναφερόμενος στηνΤράπεζα Πειραιώς , χαρακτήρισε το 2024

χρονιά ορόσημο , με επιστροφή στην κερδοφορία χάρη στις

καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την

εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις

υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά .

«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση , η Τράπεζα επανέφερε τη

διανομή μερισμάτων, ενώ για τα επόμενα 4 χρόνια στην Πει-

ραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής

ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθα-

ρή πιστωτική επέκταση ύψους 10 δισ. ευρώ που αναμένεται

να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του

ενεργητικού μας».

Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί

από το θετικό μακροοικονομικό περιβάλλον, τη διατηρήσιμη

κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με

τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος

αντίστοιχο με το 50% των κερδών του 2025 .

Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυ-

ξη και ευκαιρίες , οι ελληνικές τράπεζες μπορούν να υποστηρί

ξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το

μακροπρόθεσμο μέλλον της , είπε ο κ . Μεγάλου . « Εμείς στην

Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος για τις πιο δυναμικές , δημι-

ουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουντην οικονομική πρόο-

δο της χώρας» , ανέφερε χαρακτηριστικά .

Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ

και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40 δισ . ευρώ έως το 2027,

για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως ο αγρο-

διατροφικός τομέας , οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο

τουρισμός . Επιπλέον , χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής

που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας , όπως τη νέα

περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης , την επέκταση του μετρό

της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού , καθώς και την ανάπλαση

του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο
ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την

κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας .

Ειδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς

μέρος της ελληνικής οικονομίας, αλλά είναι η οικονομία της

Ελλάδας , όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει χρηματο-
οικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους,

αξιοποιώντας λύσεις που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη

και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν ανταγωνι-
στικές σε διεθνές επίπεδο .

Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι κατ

θώς η ελληνική οικονομία αναπτύσσεται , τόσο αυξάνεται η

ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσί-

ες . Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές

τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11 δισ. ευρώ υπό διαχείριση

κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις

πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων . Ο στόχος μας είναι ετήσια

οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ. ευρώ σε υπό διαχείριση

κεφάλαια .

Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν,

σύμφωνα με τον κ . Μεγάλου , οι άνθρωποι και η καινοτομία .

Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό

επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και

τα τελευταία χρόνια έχουμε μετασχηματίσει το δίκτυο μας για

να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές

λύσεις αιχμής , ανέφερε.

Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες

της τεχνητής νοημοσύνης. Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπε-

ζα , τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με υπο-

στήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά

50% , ενώ τα πιλοτικά μας προγράμματα CRM που βασίζονται

σε ΑΙ έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης των
πελατών κατά 30% .

Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότε

ρους από επτά χιλιάδες εργαζομένους , αισθάνομαι την ευθύ

νη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή νοη-

μοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική ,

διαφανής και χωρίς αποκλεισμούς, ανέφερε .

Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική

μας συνδέει την οικονομική ανάπτυξη μετηνκοινωνική συνο-

χή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall . Οι δράσεις

του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που

υποστηρίζουν γυναίκες, παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες ,

προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική

κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς,

πρόσθεσε . Η Πειραιώς υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμ-

ματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός

είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός

οικονομικής προόδου .
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ΟΜΙΛΟΣ ΔΕΗ : ΑΠΟ ΝΕΟ ΣΗΜΕΙΟ ΕΚΚΙΝΗΣΗΣ ΟΙ ΑΠΕ ΤΟ 2025
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις

ΑΠΕ από το 2025» , ανέφερε ο διευθύνων σύμβουλος της

ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος , κατά την παρέμ-

βασή του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link

για την Ελλάδα , με τίτλο « GREECE - SPEEDING AHEAD POST

INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη

ΝέαΥόρκη.

Σύμφωνα μετο ΑΠΕ-ΜΠΕ, ο κ . Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα

είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφο

ρά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική

ενέργεια , το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτρο-

παραγωγής , η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται , ενώ σπάμε

συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται
αποκλειστικά στις ΑΠΕ».

Όπως πρόσθεσε , «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης

για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ , μετά και την παρουσίαση

του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία , αποδει-

κνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των

Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας» , καθώς καθίσταται σαφές

ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή

μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτού

νται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης ανάπτυξης .

Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που

αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην

Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολι-

κής Ευρώπης , με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να

ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη, σήμερα , πάνω από το

60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής

ή έτοιμα προς κατασκευή . Για την υλοποίηση του υπόλοιπου

40% του στόχου , οΌμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς

ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επι-

τευχθεί ο στόχος» , σημείωσε.

«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ , η επόμε

νη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ στην παραγωγή , της πλή-

ρους απολιγνιτοποίησης και τωνευέλικτων μονάδων» , είπε ο

κ . Μαύρος επισημαίνοντας πωςχάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ

σε Ελλάδα και εξωτερικό,που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh

ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέρ

γεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις

24TWh , παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων

μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh .
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Ο ΟΜΙΛΟΣ AKTOR ΔΡΟΜΟΛΟΓΕΙ ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ ΥΨΟΥΣ 2 ΔΙΣ ΕΥΡΩ ΣΕ ΑΠΕ ΚΑΙ REAL ESTATE

Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να
αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το τέλος της δεκαετί

ας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του
Ομίλου AKTOR, κ . Αλέξανδρος Εξάρχου , μιλώντας στο 26ο

ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum , που πραγματο-
ποιήθηκε στη Νέα Υόρκη .

Σύμφωνα με το ΑΠΕ-ΜΠΕ, κατά τη διάρκεια συζήτησης με
τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος , κ . Δημή

τρη Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει

να κάνει η ελληνική οικονομία , ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι

η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύ

ματα των αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει

την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την οικονομία της οι

αγορές , επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις

και αλλαγή του παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ
μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ . ευρώ , τις οποίες

θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα

πεδία , όπως το Real Estate και οι ΑΠΕ.

Γιατηνοικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου
AKTOR και της νέας Attica Bank έχουν επενδύσει τα τελευ

ταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ.ευρώ στον

κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα , αντίστοιχα και

χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η ελληνική

κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την
αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της , έπει-

τα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την
εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής .

Ωστόσο , σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε
χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια αυτή και επισήμανε την
ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο πα-

ραγωγικό και εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δε

δομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η εξυπηρέτηση

του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση

που αυτή η αλλαγή δεν προχωρήσει , πιθανότατα θα βρε-
θούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030-2031 .

Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα , ο κ . Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση

σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην Ελλάδα , που θα αντιμε
τωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειο-
κρατία και η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης ,

προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο εξυπηρέτησης του χρέ-
ους το 2032 , σχολιάζοντας, ταυτόχρονα , ότι οι επενδυτές

χρειάζονται ταχύτητα και ασφάλεια .

Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ .

Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι κατασκευές βρίσκονται σε

σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρου-

μανία , όπου ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα
χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και το μεγάλο
ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι
κατασκευές θα συνεχίζουν να αναπτύσσονται, όμως ανα-

πόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού , όταν ολο-
κληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας ( RRF) . Για τον λόγο αυτό, ο

Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα , δρομολογώντας

επενδύσεις ύψους 2 δισ . ευρώ σε ΑΠΕ και Real Estate, οι
οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό
πλεονέκτημα της ΑKTOR στις κατασκευές.

Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα , ο κ . Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι
σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε.

και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές

ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές , γεγονός που θα

φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό , επιση-

μαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην
Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που εί-

ναι και ο λόγος για τον οποίο οΌμιλος AKTOR θα επενδύσει

600 εκατ. ευρώ στη συγκεκριμένη δραστηριότητα .

Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ

Παράλληλα , μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ.

ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα προχωρήσει δυναμικά ο Όμι
λος , επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό , παρά τα προβλή-

ματα που υπάρχουν, όπως οι περικοπές (curtailment) που

επηρεάζουν και η δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων
ΑΠΕ στην αγορά.

5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της G1AAD
Holdings , ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι , παρά τα όσα λέγο-
νταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανά-
γκη η χώρα να έχει και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της

προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της οικονομίας της .

και γι ' αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια
για την σωτηρία της Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica

Bank , παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκο

λη ή απίθανη , καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε

τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και έγινε,

μέσω του « Ηρακλή 3» . Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,

χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης,

εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον

οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους , δεν μπο-

ρούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε .
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Ο ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΟΣ ΤΟΜΕΑΣ ΣΤΗΝ ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ
ΚΑΙ ΤΟ ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΟ ΣΧΕΔΙΟ ΤΟΥ
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οι-
κονομία και το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου ΑΒΑΞ πα-

ρουσίασε, στη Νέα Υόρκη , ο εντεταλμένος σύμβουλος του

Ομίλου ΑΒΑΞ, Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε

στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum .

Σύμφωνα με το ΑΠΕ-ΜΠΕ, στην ομιλία του , ο κ . Μιτζά-
λης τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα

ΟΜΙΛΟΥΑΒΑΞ
βρίσκεται και πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξησης των δι-
αθέσιμων έργων. Είναι μία θετική στροφή που πρέπει να

διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να

αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία 10ετία .

«Τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρό

θεσμης χρηματοδότησης είναι το κλειδί για μία υγιή αγο-
ρά . θα αφήσει , επίσης , στις εταιρείες το απαραίτητο πε-

ριθώριο στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα

έργα , καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» , πρόσθεσε ο κ .

Μιτζάλης και υπογράμμισε : « Η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της

ως πρωτοπόρου , μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων

του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης

των επενδύσεών του στις υποδομές» .
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ΕΠΙΧΕΙΡΕΙΝ

ΔΕΗ

Πιστός στην εξωστρεφή του
πολιτική και έχοντας κατα-
στεί ήδη κορυφαίος « παί-
κτης» στην αγορά ενέργειας

στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολι-
κής Ευρώπης , ο όμιλος ΔΕΗ ανακοίνωσε
την έναρξη λειτουργίας δύο νέων φωτο-
βολταϊκών σταθμών στην Ιταλία, συνολι-
κής εγκατεστημένης ισχύος 32 MW, με την
εξέλιξη αυτή να σηματοδοτεί την είσοδό
του στην και ιταλική αγορά ΑΠΕ.

Πρόκειται για τους σταθμούς Carcarello
και Luxenia, που αποτελούν μέρος της ευ-
ρύτερης συμφωνίας μετη Melen Energy
& Metals για έργα ΑΠΕ σε τέσσερις χώρες
της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, εγκατε-
στημένης ισχύος 20 MW και 12 MW αντί-
στοιχα , η κατασκευή των οποίων ολοκλη-
ρώνεται εντός των επόμενων ημερών, και
για την οποία χρησιμοποιήθηκαν πάνω
από 55.000 φωτοβολταϊκά πλαίσια δι-
πλής όψης . Η εκτιμώμενη ετήσια παραγω-
γή ενέργειαςτων δύο σταθμών αναμένεται
να ξεπεράσει τις 60 GWh , ποσότητα ικα-
νή να καλύψει τις ενεργειακές ανάγκες σχε-

κήΔυνναμικ
eíc០០e
της ΔΕΗ

στιςΑΠΕ

της Ιταλίας
Τηνέναρξηλειτουργίας
τωννέων φωτοβολταϊκών

δόν 15.000 νοικοκυριών. Με τη λειτουργία σταθμών Carcarello
των δύο πάρκων θα αποτρέπεται η εκπο-
μπή περίπου 37.200 τόνων CO2.

Ο διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανα-
νεώσιμες και αναπληρωτής διευθύνων
σύμβουλος ΑΠΕ του Ομίλου ΔΕΗ , Κων-
σταντίνος Μαύρος, δήλωσε ότι «η είσοδος
της ΔΕΗ στην ενεργειακή αγορά της Ιτα-
λίας καταδεικνύει , με τον πλέον εμφατικό
τρόπο , τη στρατηγική του Ομίλου να είναι
κυρίαρχος ενεργειακός πυλώνας στην ευ-
ρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευ
ρώπης. Οι δύο φωτοβολταϊκοί σταθμοί
που ξεκινούντη λειτουργία τους είναι μόνο
η αρχή . Στο στρατηγικό πλάνο της εταιρεί
ας προβλέπονται συνεχείς παραδόσεις έρ-
γων μέχρι το 2027. Ενισχύουμε συνεχώς το
πράσινο χαρτοφυλάκιό μας, μεγεωγραφι
κή και τεχνολογική διασπορά , για να μεγι
στοποιήσουμε τα οφέλη από την πράσινη
μετάβαση και τη διασυνδεδεμένη αγορά

και Luxenia, συνολικής
εγκατεστημένης ισχύος
32MW, ανακοίνωσε
οΟμιλοςΔΕΗ

ενέργειας». Κατά την παρέμβασή του στο
ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital
Link για την Ελλάδα , με τίτλο « GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT
UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθη-
κε στη Νέα Υόρκη, ο Κωνσταντίνος Μαύ-
ρος έδωσε το στίγμα του Ομίλου σημειώ-
νοντας πως «ο ΟμιλοςΔΕΗ δημιουργείένα
νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το

2025» . Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ
Ανανεώσιμες τόνισε ότι « η Ελλάδα είναι με
ταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο
όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και
του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το με
ρίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλε-
κτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συ-
νεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις
ώρες που το σύστημά μας βασίζεται απο-
κλειστικά στις ΑΠΕ».

Αυτό , όπως εξήγησε, «δημιουργεί νέο
σημείο εκκίνησης για το 2025 , καθώς ο
όμιλος ΔΕΗ , μετά και την παρουσίαση του
στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη
τριετία , αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να
πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανα-
νεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς καθί-
σταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραί-
τητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση
και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που
απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος
της πράσινης ανάπτυξης .

Σενέες αγορές
Επίσης , παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου , που αναμένεται μέχρι το 2027
να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα
αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νο-
τιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκα-
τεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε
11,8 GWτο 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη,

σήμερα , πάνω από το 60% των ΑΠΕ που
θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευ-
ής ή έτοιμα προς κατασκευή . Για την υλο-
ποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου , ο
Ομιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχω
ρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».

«Η επόμενη τριετία είναι η τριετία των
ΑΠΕ στην παραγωγή, της πλήρους απο-
λιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονά-
δων» , είπε ο Κωνσταντίνος Μαύρος και
τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ
σε Ελλάδα και εξωτερικό που θα προσθέ
σουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την πε-
ρίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέρ-

Τον στρατηγικό σχεδιασμό
της επόμενης τριετίας
ανακοίνωσε ο διευθύνων
σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες
και αναπληρωτής διευθύνων
σύμβουλος ΑΠΕ του Ομίλου,
Κωνσταντίνος Μαύρος

γεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις
20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλεί
σιμο λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μο-
νάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh .

Στο στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ
περιλαμβάνεται η είσοδος σε νέες αγορές
όπως η Ιταλία , η Βουλγαρία και η Κροατία ,

δηλαδή γειτονικές χώρες με υπάρχουσες
διασυνδέσεις . Η Ιταλία και η Κροατία , ειδι-
κότερα , είναι ιδιαίτερα σημαντικές αγορές
λόγω των δυνατοτήτων διασύνδεσης και
του σημαντικού δυναμικού τους στον το-
μέα των ΑΠΕ.

Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ . Μαύ
ρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις,

ύψους 67 δισ. ευρώ τονχρόνο έως το 2050
σενέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δι-
κτύων ηλεκτρικής ενέργειας, με ενσωμά-
τωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει
και από πρόσφατη μελέτη της Eurelectric».

Εκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανα
τολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμο-
γονικές αλλαγές που συντελούνται αυτή
την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της
ενέργειας και τόνισε ότι «ο Ομιλος ΔΕΗ
υλοποιεί τη δική του Πράσινη Συμφωνία
( περασμίνο Green Deal" ) και διαδραματίζει καθορι
στικό ρόλο στη Νοτιοανατολική Ευρώπη,

με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρ-
κετές χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον
εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος
και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οι-
κονομίας».

tomanifesto.gr
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Από νέο σημείο
εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025

10

«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκί-
νησης για τις ΑΠΕ από το 2025» , τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες,

Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή του
στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link
για την Ελλάδα , με τίτλο « GREECE - SPEEDING
AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE >>, ΤΟ

οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη , τη
Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024 . ΣΕΛ. 6
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Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
Συνέχεια από την 1η
ΟΔιευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε
ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών
στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του
ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια , το μερίδιο των ΑΠΕ
έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής , η απολιγνι-
τοποίηση συνεχίζεται , ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για
τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά
στιςΑΠΕ».

Αυτό , όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκί-
νησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ , μετά και την
παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επό
μενη τριετία , αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγω
νιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέρ
γειας» , καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως
απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και
να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για
να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης ανάπτυξης .

Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου
ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου ,

που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW
ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της
Νοτιοανατολικής Ευρώπης , με στόχο η εγκατεστημένη
ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και
πρόσθεσε ότι «ήδη , σήμερα , πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή
έτοιμα προς κατασκευή . Για την υλοποίηση του υπόλοι-
που 40% του στόχου , ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα
έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχω
ρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος» .

«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ , η
επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ στην παραγω
γή , της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων

μονάδων» , είπε ο Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι
χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερι
κό που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά
την περίοδο 2025-2027 , η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις
24TWh , παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και άλλων ρυπο-
γόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh .

Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις
πυλώνες : την αποανθρακοποίηση , την αποκεντρωμένη
παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον
«εκδημοκρατισμό της παραγωγής και τον ψηφιακό
μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτ
των παραγωγής» . Όπως τόνισε , για το στόχο αυτό
απαιτούνται , παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ . δολ. ετη-
σίως μέχρι το 2050 .

Αναφερόμενος στην Ευρώπη , ο κ . Μαύρος μίλησε για
«συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ. ευρώ το
χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υπο-
δομές δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας , με ενσωμάτωση
της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφα
τη μελέτη της Eurelectric» .

Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη , η
οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές που συντελού-
νται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της
ενέργειας και τόνισε το ρόλο του Ομίλου ΔΕΗ στην
ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής . «Ο Όμιλος ΔΕΗ
υλοποιεί την δική του Πράσινη Συμφωνία ("Green
Deal ") και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη , με επενδύσεις για ανάπτυξη
ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον
εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλ-
λοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας» , εξήγησε .
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11 Π . ΛΑΖΑΡΙΔΟΥ (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ)

6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί
σε έργα πράσινης μετάβασης

Ιδιαίτερη μνεία στο γεγονός ότι η Ελλά-
δα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματι-
κής αλλαγής έκανε η κα Πηνελόπη Λαζαρί
δου, Εντεταλμένη Σύμβουλος , Εκτελεστικό
Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοι-
κονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ μιλώντας στο συνέδριο Capital Link
στη Νέα Υόρκη. Συγκεκριμένα, στο πλαί-
σιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας , 6,3 δισ. ευρώ έχουν δια-
τεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης , με τα
σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:

1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ. ,

με επενδύσεις για την αντιμετώπιση
πλημμυρικών φαινομένων , τον έλεγχο
και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης
καθώς και εγκαταστάσεις επεξεργασί
ας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων

πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά .

2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που
υπολογίζονται σε €2,5 δισ. , με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύ
ουν στη μείωση της εξάρτησης από χωμα-
τερές και στην τόνωση της υγειονομικής
ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης .

3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που
ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστα-
σία του περιβάλλοντος .

4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρο
μικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μεί
ωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων
των μεταφορών.

Σύμφωνα μετην κα . Λαζαρίδου, το χαρτο-
φυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα
ύψους €10 δισ. , τα οποία εναρμονίζονται
πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις ,

προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και
ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφι-
λοχία , το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμί-
ευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την
ΕΕ - ένα έργο κοινής ωφέλειας αλλά και
έργα διαχείρισης ύδατος , απορριμμάτων
και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύ
ουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά
φιλική στρατηγική υποδομών.

-
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Τζορτζ Τσούνης : Το παράδειγμα των Ναυπηγείων Ελευ
σίνας επιβεβαιώνει τους ισχυρούς δεσμούς Ελλάδας- ΗΠΑ

ε ειδική αναφορά στην

Marαναζωογόνηση των
Ναυπηγείων Ελευσίνας

και στον ρόλο που παίζουν
στην ισχυροποίηση των
δεσμών Ελλάδας - ΗΠΑ έκλει
σε με ομιλία του τις εργασίες
του Συνεδρίου 26th Annual
Capital Link Invest in Greece
Forum με τίτλο περασμίνο Greece –
Speeding Ahead Post
Investment Upgrade” ο Αμερι
κανός Πρέσβης στην Ελληνική
Δημοκρατία ο Η.Ε. Τζορτζ
Τσούνης.

Το forum πραγματοποιήθηκε
με επιτυχία την Δευτέρα , 9
Δεκεμβρίου , 2024 στην Νέα
Υόρκη σε συνεργασία με το
«New York Stock Exchange» ,

το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και
μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς .

Συγκεκριμένα ο πρέσβης των ΗΠΑ τόνισε στην
ομιλία του τα εξής:

«Οι δεσμοί Η.Π.Α. -Ελλάδας είναι ισχυρότεροι από
ποτέ και συνεχίζουν να ενισχύονται . Εργαζόμαστε
από κοινού για την προώθηση της περιφερειακής και
παγκόσμιας ασφάλειας, την οικονομική ανάπτυξη
χωρίς αποκλεισμούς και την ενισχυμένη περιφερειακή
ενεργειακή συνδεσιμότητα.

Είμαι υπερήφανος για τις πρόσφατες επιτυχίες μας.

Είδαμε από πρώτο χέρι την αναζωογόνηση των ναυ-
πηγείων Ελευσίνας μέσω μιας επένδυσης 125 εκατομ

μυρίων δολαρίων από την αμερικανική κρατική ανα
πτυξιακή τράπεζα DFC και τη δημιουργία καλών , ποι-
οτικών θέσεων εργασίας για Έλληνες εργαζόμενους .

Έχουμε δει την Ελλάδα να καθίσταται κορυφαίος προ-
ορισμός για τους Αμερικανούς φοιτητές που σπουδά
ζουν στο εξωτερικό . Εργαστήκαμε με τους Έλληνες
εταίρους μας για την προώθηση της περιφερειακής
συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας και την
ενίσχυση της διαλειτουργικότητας του ΝΑΤΟ.

Η φιλία των χωρών μας σφυρηλατείται μέσα από
την κοινή μας δέσμευση στις δημοκρατικές αξίες,

στους βαθείς δεσμούς μεταξύ των λαών μας και μέσα
από τον ρόλο της Ελλάδας ως πυλώνα σταθερότητας
στην περιοχή και βασικό σύμμαχο του ΝΑΤΟ» .
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Χρ . Σταϊκούρας:

Η ενίσχυση μεταφορών & υποδομών
ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό
& οικονομικό ρόλο της Ελλάδας

-Προτεραιότητες για τηΔυτική Ελλάδα
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείουΥποδομών
και Μεταφορών, παρουσίασε, τη Δευτέρα, ο υπουργός
Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας .Π

"

Πρόκειται για πολιτικές οι οποίες παρέχουν την ώθηση
για διαμόρφωση :

· ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου
· την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης
· τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας
· την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής
Η παρουσίαση έγινε στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital
Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum» , που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη .

Οκτώ προτεραιότητες του υπ. Υποδο-
μών & μεταφορών

Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ
προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που
ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και την ανθεκτικότη-
τα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,

γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.

Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.

2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έρ-
γων.

3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.

4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.

5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.

6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.

7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.

8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.

Αναφορές στηΔυτική Ελλάδα
Σχετικά με έργα και προτεραιότητες που αναφέρονται ειδικότερα στην Δυ-
τική Ελλάδα ο υπουργός επεσήμανε, μεταξύ άλλων, τα παρακάτω:

Υλοποίηση έργων μεγάλης κλίμακας
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και
παραδώσαμε στην κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το 'Άκτιο μέχρι την
Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα
του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.

Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών - Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.

Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από
τα Ιωάννινα έως την Κακαβιά .

Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτι
κών έργων.

Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγ-
ματα και αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο ,
Ρέθυμνο και Αττική .

Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.

Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες
Γέφυρες» , με στόχο την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές
της χώρας, καθώς και 100 σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθό-
δους και σύγχρονα εργαλεία.
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Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
Εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς
διαδρόμους, όπως το « 3 SEAS» , δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα - Μαύρη Θά
λασσα - Αιγαίο Πέλαγος» , καθώς και «Δυτικά Βαλκάνια - Ανατολική Με
σόγειος» .

Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά - πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο - προ-
γράμματα, με σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.

Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2
χρόνια ανέρχεται σε 52 εκατ. ευρώ.

Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυτ
ξάνονται πλέον στα 6.700.

Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό
των συγκοινωνιακών συστημάτων, εισάγοντας - μεταξύ άλλων - Σχέδια
Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας , ως κύριο εργαλείο σχεδιασμού για τους
δήμους και τις περιφερειακές αρχές .

Ενίσχυση οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών :

· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορί
ας,

ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο ΟδικήςΑσφάλειας,

· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την

αποτελεσματική είσπραξη των προστίμων.

Εξεύρεση κονδυλίων για υλοποίηση
όλων των παραπάνω έργων

Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονο-
μικών, βρίσκονται σε εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και
την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης και χρηματοδοτικών μέσων.

Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών
κονδυλίων, με τη συμμετοχή και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω
παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα.
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> ΔΕΗ

ΣΤΟΧΕΥΕΙ ΣΕ 11,8 GW ΕΓΚΑΤΕΣΤΗΜΕΝΗ ΙΣΧΥ ΑΠΟ ΑΠΕ ΤΟ 2027

Στην ανάπτυξη GW από ΑΠΕ στην Ελλάδα
αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοα-
νατολικής Ευρώπης στοχεύει ο όμιλος ΔΕΗ ,

σχεδιάζοντας η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Αυτό
σημείωσε ο CEO της ΔΕΗ Ανανεώσιμες,

Κωνσταντίνος Μαύρος , μιλώντας στο ετήσιο
Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την
Ελλάδα , στην Νέα Υόρκη .

Όπως σημείωσε, ήδη, σήμερα , πάνω από
το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι
σε φάση κατασκευής ή έτοιμες προς κατα-
σκευή , ενώ για την υλοποίηση του υπόλοι-
που 40% του στόχου , ο όμιλος έχει μία με
γάλη γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να
επιλέξει ποια θα προχωρήσουν.

ΑΠΟΛΙΓΝΙΤΟΠΟΙΗΣΗ
περασμίνο Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου
ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία τωνΑΠΕ
στην παραγωγή , της πλήρους απολιγνιτοποίη-
σης και των ευέλικτων μονάδων" , ανέφερε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος, και τόνισε ότι χάρη στις
επενδύσεις στιςΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερι
κό που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησί
ως κατά την περίοδο 2025 2027, η παραγόμε-
νη ενέργεια του ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από
τις 20TWh ετησίως στις 24TWh , παρά το κλεί
σιμο λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονά-
δων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh .

ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ
Όπως είπε "η ενεργειακή μετάβαση στη
ρίζεται σε τρεις πυλώνες : την îtôvtws
κοποίηση , την αποκεντρωμένη παραγωγή

KOMU
KUMAR

Κωνσταντίνος Μαύρος, CEO, ΔΕΗΑνανεώσιμες

ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον εκ-
δημοκρατισμό της παραγωγής και τον ψη-
φιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικό-
τητα των συστημάτων παραγωγής" . Όπως
τόνισε , για τον στόχο αυτό απαιτούνται , πα-
γκοσμίως, επενδύσεις $7 τρισ . ετησίως μέ-
χρι το 2050.

Αναφερόμενος στην Ευρώπη , ο κ . Μαύρος
μίλησεγια "συστηματικές επενδύσεις ύψους
€67 δισ . τον χρόνο έως το 2050 σε νέες και
εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλε-
κτρικής ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψη-

KONSTANTINOS
MAVROS

63

φιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρό-
σφατη μελέτη της Eurelectric" .

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανε
ώσιμες τόνισε ότι " η Ελλάδα είναι μεταξύ
των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέ-
μου στην ηλεκτρική ενέργεια , το μερίδιο
των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτρο-
παραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζε
ται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες
που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστι
κά στις ΑΠΕ" .
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> ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ ΥΠΟΔΟΜΕΣ ΚΑΙ ΚΛΙΜΑΤΙΚΗ ΑΛΛΑΓΗ

ΕΡΓΑ€10 ΔΙΣ. ΣΤΟ ΧΑΡΤΟΦΥΛΑΚΙΟ ΤΟΥ ΟΜΙΛΟΥ Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα

"Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ Τέρνα περιλαμβά-
νει έργα ύψους € 10 δισ . , τα οποία εναρμονί
ζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτή-
σεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και
ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλο
χία , το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέρ-
γειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης -
αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα

έργο κοινής ωφέλειας" , ανέφερε η Πηνελόπη
Λαζαρίδου , Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελε
στικό Μέλος και Γενική ΔιευθυντήςΧρηματο-
οικονομικώνΥπηρεσιώντου ομίλου ΓΕΚΤέρ
να μιλώντας , στο συνέδριο Capital Link, στην
Νέα Υόρκη .

Αναφέρθηκε, ακόμα , στα έργα διαχείρισης
ύδατος , απορριμμάτων και αρδευτικά έργα
που επίσης αναδεικνύουν τη στροφή προς
μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υπο-
δομών . Όπως είπε , ακόμα και τα παραδοσι
ακά έργα μεταφορών όπως η Εγνατία Οδός, ο
Βόρειος ΟδικόςΆξονας Κρήτης και το νέοΔιε
θνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι που
κατασκευάζονται θα λειτουργούν με βάση τις
αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές
προδιαγραφές.

ΝΕΟ ΕΠΕΝΔΥΤΙΚΟ ΤΟΠΙΟ
"Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις
της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστη-
μικέςτράπεζες και€70 δισ . χρηματοδότηση από
την ΕΕ, η Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε
ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον" ανέ-
φερε η Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό
Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοικο-
νομικώνΥπηρεσιών του ομίλου ΓΕΚΤέρνα και
σημείωσε πως "στο μέλλον οι προτεραιότητες
της Ελλάδας στις υποδομές θα συνεχίσουν να
περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είν
ναι σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και
πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντι
κέςκαι κλιματικές προκλήσειςτης εποχήςμας”.

ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγι-
κήγια τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συ-
γκεκριμένα , στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, €6,3 δισ. έχουν
διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα ση-
μαντικότερα εξ αυτώννα αφορούν σε:

Έργα διαχείρισης υδάτων€2,5 δισ. , με επεν-
δύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο καιτονεκσυγχρονι
σμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίαςνερού για την εξασφάλιση βιώ-
σιμων πόρωνγια τη γεωργία και τα νοικοκυριά

• Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπο-
λογίζονται σε €2,5 δισ. , με εξελιγμένες εγκα-
ταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη
μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και
των ποσοστών ανακύκλωσης

•

•

Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευ
θυγραμμίζονται επίσης με την προστασία
του περιβάλλοντος και την προαγωγή της
βιωσιμότητας
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομι
κού δικτύου που θα ενισχύσειτην εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείω
ση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών
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Αλέξανδρος Εξάρχου και Ελένη Βρεττού στο Capital Link
Του Χρισ. Αθανασάτου

ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ. Τη σημασία του
εγχειρήματος της δημιουργίας
μιας ισχυρής πέμπτης -μη συ-
στημικής- ελληνικής τράπεζας,
ανέλυσαν, κατά τις ομιλίες τους
στο επενδυτικό φόρουμ της
Capital Link στη Νέα Υόρκη, ο
πρόεδρος και διευθύνων σύμ-
βουλος του Ομίλου AKTOR, Αλέ-
ξανδρος Εξάρχου και η διευθύ
νουσα σύμβουλος της Attica
Bank, Ελένη Βρεττού.

Ειδικότερα, ο κ. Εξάρχου, ο
οποίος συμμετείχε σε ανοικτή
συζήτηση με τον διευθύνοντα
σύμβουλο της Deloitte , Δημή
τριο Κουτσόπουλο, έκανε λόγο
για μια ιδέα μέσα από την οποία
δημιουργήθηκε ένας υγιής τρα-
πεζικός λογαριασμός , παρά τους

_M MOR

CAPITAL LINΚ/ΜΑΡΙΑ ΤΟΛΙΟΣ

Ο δ/νων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, Αλέξανδρος Εξάρχου, με
την διευθύνουσα σύμβουλο της Attica Bank Ελένη Βρεττού .

σκοπέλους που είχαν εκτιμηθεί
στην αρχή .

«Καταλήξαμε σήμερα να κα-
τέχουμε το 57% μιας τράπεζας,
η οποία είναι σωστά κεφαλαι-
οποιημένη και δεν έχει καμία
απολύτως υποχρέωση. Και οι
προοπτικές ανάπτυξης μας δί-
νουν την πεποίθηση ότι θα λει-
τουργήσει ως ένας σημαντικός
ανταγωνιστής , σε έναν τομέα
που οι τέσσερις συστημικές τρά
πεζες, λόγω του μεγέθους τους ,

δεν μπορούν να καλύψουν όσο
καλά θα περίμενε κανείς . Πι-
στεύω ότι το μέγεθος της τρά-
πεζας και το γεγονός ότι είναι
νέα, και εξαιρετικά επιθετική σε
ό ,τι αφορά τη συμμετοχή της
στον ανταγωνισμό , σε συνδυα-

Συνέχεια στη σελίδα 4
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Η δ/νουσα σύμβουλος της Attica Bank, Ελένη Βρεττού, μιλάει ενώπιον του ακροατηρίου στο γεύμα του 26ου επενδυτικού συνεδρίου «Invest in Greece» της Capital Link στη Νέα Υόρκη .

Ο Αλέξανδρος Εξάρχου και η Ελένη Βρεττού στο Capital Link
Συνέχεια από τη σελίδα 1

σμό με την ύπαρξη των κατάλ-
ληλων κεφαλαίων, την τοποθε
τούν σε πολύ καλή θέση για να
πετύχει επιχειρηματικά», τόνισε
ο κ . Εξάρχου .

Στο ίδιο μήκος κύματος κινή-
θηκε και η Ελένη Βρεττού , η
οποία , μιλώντας στο γεύμα του
φόρουμ , αποκάλυψε πως η από-

SA

«Καταφέραμε μέσα σε δύο
χρόνια να κάνουμε κάτι που
όλοι οι υπόλοιποι στην αγορά,
εκτός από την κυβέρνηση , τον
κ. Στουρνάρα και τον κ. Εξάρ-
χου , θεωρούσαν πρακτικά αδύ-
νατο . Μετά από δύο χρόνια , κα-
ταφέραμε να υλοποιήσουμε
αποτελεσματικά το πρώτο μέτρο
αντιμετώπισης της κρίσης μετα-
ξύ της Attica Bank και της Πα-

ρα, στα αποτελέσματα εννεαμή-
νου, πρόκειται να ανακοινώσου-
με το έβδομο συνεχόμενο κερ-
δοφόρο τρίμηνο, με την κερδο-
φορία να συνεχίζει να αυξάνε-
ται», τόνισε η Ελένη Βρεττού,
παραθέτοντας και τα σχετικά
στοιχεία .

«Καταφέραμε να ανακεφα-
λαιοποιήσουμε τις τράπεζες. Δεν
μείναμε μόνο στη συγχώνευση,
αλλά έχουμε εισφέρει 1,3 δισε
κατομμύρια ευρώ κεφαλαίου
στις δύο τράπεζες από τον
Οκτώβριο του 2022. Πιο πρό
σφατα , ολοκληρώσαμε μια αύ
ξηση κεφαλαίου ύψους περίπου
735 εκατομμυρίων ευρώ , που
σηματοδότησε και την ιδιωτικο-
ποίηση της τράπεζας, μεταβιβά
ζοντας τον έλεγχο σε ιδιώτες
επενδυτές με ποσοστό περίπου
57%» , είπε, μεταξύ άλλων.

Επιπλέον, η Ελένη Βρεττού
στάθηκε στα δυσλειτουργικά χα-
ρακτηριστικά που προσδίδει στο
τραπεζικό σύστημα ο υπερσυ-
γκεντρωτισμός του σε τέσσερις,
μόλις, συστημικές τράπεζες .

«Η τόσο υψηλή συγκέντρωση
της αγοράς σε μόλις τέσσερις συ-
στημικά σημαντικές τράπεζες
εγείρει ανησυχίες για την υγεία
του τραπεζικού συστήματος και
τον αντίκτυπό του στην οικονο-
μία. Ενισχύει αυτή η δομή επαρ-

DIΟ

Ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, Αλέ-
ξανδρος Εξάρχου, με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte,
Δημήτριο Κουτσόπουλο, αμέσως μετά την ανοικτή συζήτηση.

δρος Εξάρχου εμφανίστηκε συ-
γκρατημένα αισιόδοξος , με πα-
ράλληλη υποσημείωση πως πα-

χουμε να αλλάξουμε το μοντέλο
εγκαίρως , για να μπορέσουμε
να αντιδράσουμε σε αυτό που

μέας , τονίζοντας βέβαια πως
πρόκειται για μια κατάσταση
που δεν μπορεί να παγιωθεί επ'
αόριστον, επανερχόμενος και
πάλι στο κρίσιμο σταυροδρόμι
των αρχών της δεκαετίας του
2030 .

«Τα έργα είναι κερδοφόρα ,
και γιατί είναι κερδοφόρα; Επει-
δή κανείς δεν είναι διατεθειμέ-
νος να εισέλθει σε έργα που θα
φέρουν ζημιές , λόγω του αριθ-
μού των έργων που έχουμε
μπροστά μας και των έργων που
ήδη έχουν εξασφαλιστεί. Αλλά
αυτό δεν διαρκεί για πάντα .

Όλοι γνωρίζουμε ότι ο τομέας
των κατασκευών έχει τα σκα-
μπανεβάσματά του . Πιστεύω ότι
τα επόμενα τρία , τέσσερα ή πέ-
ντε χρόνια , ο κατασκευαστικός
τομέας στην Ελλάδα θα συνεχί-
σει να κινείται προς την ανά-
πτυξη και θα βρίσκεται σε άν-
θηση, αλλά περιμένω μια βαθιά
αλλαγή όταν το RRF (Ταμείο
Ανάκαμψης) θα λήξει . Επομέ
νως , πρέπει να προετοιμαστού-
με για ό ,τι έρχεται, και γι ' αυτό
ανακοινώνουμε ένα νέο επεν-
δυτικό σχέδιο ύψους δύο δισε-
κατομμυρίων ευρώ για να προ-
ετοιμάσουμε τις εταιρείες για
μια περίοδο όπου οι κατασκευές
δεν θα βρίσκονται σε τόσο μετ
γάλη άνθηση όσο σήμερα», ανέ

Ο πρόεδρος της Libra Group, Γιώργος Λογοθέτης, με τον Νικόλα
Μπορνόζη και τηνΌλγα Μπορνόζη αμέσως μετά τη συνεδρία.
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Διακρίνονται οι Νικόλας Μπορνόζης, Χρήστος Μεγάλου, διευ-
θύνων σύμβουλος Τράπεζας Πειραιώς καιΌλγα Μπορνόζη.

φασή της να ασχοληθεί με το
εγχείρημα της Attica Bank είχε
θεωρηθεί ως μια πιθανή «επαγ-
γελματική αυτοκτονία» , με τα
αποτελέσματα όμως να διαψεύ-
δουν πλήρως τις αρνητικές προ-
βλέψεις .

γκρήτιας Τράπεζας . Καταφέραμε
να επαναφέρουμε την τράπεζα
στην κερδοφορία. Θυμάμαι πριν
από δύο χρόνια , κανείς δεν πί-
στευε, όλοι έλεγαν ότι θα ήταν
επαγγελματική αυτοκτονία, αν
μπαίναμε στην Attica Bank . Τώ-

Σύνεδροι, μεταξύ των οποίων υπουργοί, υφυπουργοί, στελέχη
τραπεζών, ναυτιλιακών εταιρειών και άλλων επιχειρήσεων

κώς τον ανταγωνισμό; Πολλές
επιχειρήσεις, ειδικά εκτός της
κορυφαίας κατηγορίας, εκφρά-
ζουν δυσαρέσκεια , επικαλούμε-
νες αργή εξυπηρέτηση, χρονο-
βόρες διαδικασίες και περιορι-
σμένη πρόσβαση σε κεφάλαια»,
είπε η κ. Βρεττού .

«Κρίσιμο το 2032»
Όσον αφορά στην πορεία της

ελληνικής οικονομίας , ο Αλέξαν-

ρά τα θετικά βήματα , η ελληνικήρά τα θετικά βήματα, η ελληνική
οικονομία οφείλει να αξιοποιή-
σει τον χρόνο μέχρι το 2032,
προκειμένου να προχωρήσει
στις απαραίτητες μεταρρυθμί-
σεις και μια αλλαγή σκεπτικού .

«Αυτή τη στιγμή η ελληνική
οικονομία βασίζεται στον του-
ρισμό και την εσωτερική κατα-
νάλωση, και αυτό το μοντέλο
πρέπει να αλλάξει. Αν αποτύ-

ΕΘΝΙΚΟΣ ΚΗΡΥΞ/ΧΡ . ΑΘΑΝΑΣΑΤΟΣ

έδωσαν το «παρών» στο φόρουμ της Capital Link, που διοργα-
νώνεται στο Metropolitan Club στο Μανχάταν.

έρχεται το 2032, όταν θα αρχί- φερε ο κ . Εξάρχου .

σουμε να αποπληρώνουμε το
χρέος, τότε φοβάμαι ότι μπορεί
να βρεθούμε σε πολύ δύσκολη
θέση προς το 2030 ή το 2031».
ανέφερε ο κ . Εξάρχου .

Στη συνέχεια, ο διευθύνων
σύμβουλος του Ομίλου AKTOR
επιβεβαίωσε την μεγάλη ανά-
πτυξη που γνωρίζει αυτήν την
στιγμή ο κατασκευαστικός του

Στη συνέχεια , ο Αλέξανδρος
Εξάρχου εστίασε στην ανάγκη
να προχωρήσουν πιο βαθιά οι
μεταρρυθμίσεις στο δύσκαμπτο
κομμάτι του δημοσίου τομέα ,
ενώ έθιξε θέματα όπως οι αργοί
ρυθμοί επίλυσης δικαστικών
διαφορών όσον αφορά στα κα-
τασκευαστικά έργα ή παρεμφε-
ρείς επενδύσεις .
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Η Νίκη Κεραμέως βρέθηκε στο " 26° ετήσιο Capital Link Forum ” στη Νέα Υόρκη

περασμίνο Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα
ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις"

Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας
μια αμοιβαία επικερδή
σχέση για εργαζόμενους
και επενδυτές» πραγμα
τοποίησε η υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης , Νίκη Κεραμέ
ως στο 26ο ετήσιο forum
Tns Capital Link <<Invest in
Greece» που διοργανώ
νεται στη Νέα Υόρκη .

ατά την έναρξη της ομιλίας της ,

η υπουργός ανέδειξε τον σημα-
ντικό μετασχηματισμό που έχει

επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια
η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε
στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση
του ΑΕΠ , η οποία συνοδεύθηκε από

παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.

«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επεν-
δύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά

84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη
αύξηση στην Ευρώπη» , σημείωσε χα-
ρακτηριστικά .

Η κα . Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι
θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί
στην οικονομία , συνοδεύονται από

ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασί-
ας , και μέλημα της κυβέρνησης είναι
να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας
θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταπο
κρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των
εργαζομένων , των επιχειρήσεων και
των επενδυτών.

«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρ-

ρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν
στη δημιουργία 500.000 νέων θέσε-
ων εργασίας , ένα σημαντικό επίτευγμα

για μία χώρα με πληθυσμό λίγο πάνω
από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η

υπουργός , τονίζοντας παράλληλα ότι η

ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία
πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από

το 2009 βρίσκεται στο 9% .

Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε

στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική

κυβέρνηση από το 2019 , προκειμέ-
νου να συνδράμει εργαζόμενους και

επιχειρήσεις .

1.Μείωση του κόστους εργασίας
Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μει-

ωθεί κατά 5,4% από το 2019 , και μέχρι

το 2027 η συνολική μείωση θα είναι

και στον κατώτατο μισθό» , είπε η υπουρ-

γός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του
κατώτατου μισθού , μέσω μαθηματικού
τύπου .

«Αυτό το πιο προβλέψιμο , πιο αντι-
κειμενικό σύστημα , θα βοηθήσει τους
εργαζόμενους και τις επιχειρήσεις στον
μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο
σχεδιασμό τους », εξήγησε η κα Κερα-
μέως .

3.Αναβάθμιση και αύξηση των
δεξιοτήτωντου εργατικού δυναμικού

« Η ραγδαία εξέλιξη της τεχνολογίας,

ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής
Νοημοσύνης , μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας , και είναι καθήκον μας να δι

ασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό
έχει τις δεξιότητες που απαιτούνται και
να προσελκύσουμε επενδύσεις» , είπε
η κα Κεραμέως και στη συνέχεια ανα-
φέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων .

κατάρτισης και επανακατάρτισης που
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμό- εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές

5,9% . Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το

μη μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας
αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους και αφετέρου τους ερ-

γαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά
τους.

τητα
Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν

σταθερότητα και προβλεψιμότητα για
να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις
και στην κατεύθυνση αυτή η κυβέρνηση

εργάστηκε σκληρά προκειμένου να δια-
σφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό

τοπίο στην χώρα είναι σταθερό σε αντί-
θεση με την κατάσταση που επικρατεί σε
άλλες χώρες της ΕυρωπαϊκήςΈνωσης .

«Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώ-
σαμε την έννοια της προβλεψιμότητας

δεξιότητες , στην ιδιαίτερη σημασία που

δίνεται στην Επαγγελματική Εκπαίδευση
και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση
του μηχανισμού διάγνωσης αναγκών
στην αγορά εργασίας.

4.Αύξηση της απασχόλησης
«Παρά τη σημαντική μείωση της ανερ-

γίας υπάρχουν περιθώρια αύξησης της
απασχόλησης , ιδιαίτερα σε συγκεκριμέ-
νες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες , οι νέοι , τα άτομα με αναπηρία
και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας» ,

είπε η υπουργός η οποία στη συνέχεια
αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται
για αύξηση της απασχόλησης , και συ
γκεκριμένα : α ) στη δημιουργία επιδο-

τούμενων προγραμμάτων απασχόλησης

για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή
εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)

στις « Ημέρες Καριέρας» μέσωτων οποί
ωνγίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών
και ατόμων που ψάχνουν εργασία , γ)

στην προσέλκυση Ελλήνων της διασπο-

ράς και στην οργάνωση και σε χώρες
του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώ
σεων προκειμένου να τους φέρουμε
σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις οι
οποίες αναζητούν προσωπικό .

«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια
έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για
τον εκσυγχρονισμό της αγοράς εργα-
σίας στην Ελλάδα και την δημιουργία

μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας .

Οι προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά
είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση
της μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας
προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα
ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις» ,

είπε η κα Κεραμέως.

Τέλος, να σημειώσουμε ότι η υπουρ
γός επισκέφθηκε και τα γραφεία της
Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας ( ILO)
στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε
συνάντηση εργασίας με στελέχη της.

Επιπλέον , η κα Κεραμέως είχε την ευ-
καιρία να πραγματοποιήσει διμερείς
επαφές με εκπροσώπους σημαντικών
διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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GNTO-Monocle. Tourism MinisterOlga Kefalogi-
anni on Monday presented the partnership of the
ministry and the Greek National Tourism Organiza-
tion with Monocle, the prestigious publication that
offers readers writers' remarkable travel and culture
experiences through its print and online versions as
well as its events for upmarket travelers.

IN BRIEF

Inflation stays at2.4%,
but food inflation eases
Greece's Consumer Price Index (CPI) in November
2024 increased by2.4% compared with November
2023, the Hellenic Statistical Authority (ELSTAT) an-
nounced on Tuesday. In October 2024 the annual
rate of change of the CPI was also 2.4%. However,
on a monthly basis the CPI decreased by 0.4% in No-
vember compared with October. In November 2023,
the monthly rate of change of the CPI had also been
-0.4%. The average CPI for the 12-month period from
December 2023 to November 2024, compared with
the corresponding index for the period December
2022 to November 2023 increased by 2.8%. The an-
nual rate of change of the average CPI between the
12-month period December 2022 to November 2023
and the period December 2021 to November 2022
was 3.8%. Big price increases on an annual basis
were seen in apparel, health and health insurance
premiums, rents, electricity, holiday packages, air-
line tickets, hotels and car insurance. Price hikes for
foodstuffs continued at a lower rate, just 0.6% , with
the biggest increases in breakfast cereals (5.6%),
veal (4.1%), fresh fish (3.1%), olive oil (6.4%), dried
fruits and nuts (6.2%) and vegetables (4.3%). Devel-
opment Minister Takis Theodorikakos told Parliament
on Tuesday that the food inflation rate was one of
the lowest in the EU . Referring to the price control
measures, Theodorikakos reiterated thatthesharp
increase in fines, as shown from the last six months'
experience, "has operated beneficially in the market
because everyone has become quite cautious."

BOG head calls for
party consensus

Improving competitiveness is the biggest challenge
facing the Greek economy, according to the gover-
nor of the Bank of Greece, Yannis Stournaras, who
asked the systemic political parties to"show con-
sensus." In order for the necessary reforms to pro-
ceed, according to the central banker, wider political
consultations are required . On the contrary, the ob-
session with ideological approaches poses obstacles
to the implementation of proven solutions in areas
such as tax evasion, the fight against lawlessness and
impunity, the gaps as regards education compared
with the rest of Europe and the delay in the deliv-
ery of justice. Speaking during the presentation of
his award from Capital Link in New York, Stournaras
said that Greece , despite being a success story, lags
behind in terms ofstructural competitiveness com-
pared to most European countries, despite the sig-
nificant improvements in recent years. For example,
according to the global competitiveness index of the
Swiss institute IMD for 2024, Ireland ranks 4th, Por-
tugal is 36th and Greece ranks 47th.

Budget debate. The five-day debate on the state
budget for the fiscal year 2025 will begin on Wednes-
day morning in the plenary session of the Parliament
with the statements of the general rapporteurs of
the nine parliamentary groups. Prime Minister Kyr-
iakos Mitsotakis, the leader of the main opposition
Nikos Androulakis and the heads ofthe parliamen-
tary groups of the other parties are expected to ad-
dress the parliament on Sunday. Thedebatewillbe
concluded on Sunday, followed by a roll-call vote.

RES dividend . Household consumers and munic-
ipalities in the areas where renewable energy sourc-
es operate will receive 35 million euros for2023,
the Hellenic Wind Energy Association announced on
Tuesday, noting that 82% of this amount, i.e. over
€29 million, comes from wind farms. The amounts
of the special fee are withheld, by law, automat-
ically from payments to wind farms with theaim
of strengthening local municipalities and reducing
household consumers' electricity bills and corre-
spond to 3% of the projects' turnover.
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ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ:
ΠΩΣ Η ΕΛΛΑΔΑ

ΜΕΤΕΤΡΕΨΕ
ΤΗΝ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΚΡΙΣΗ

ΣΕ SUCCESS STORY

Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής
οικονομίας , αναδεικνύοντας την πρόοδο,
τις προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο
διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάν
νης Στουρνάρας , σε μια εκτενή ομιλία του
στο συνέδριο Capital Link στη Ν . Υόρκη.

Από την ένταξη στη ευρωζώνη μέχρι την
ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ .

Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα μετέτ
τρεψε την οικονομική κρίση σε «success
story» .

Ακόμη, στο δείπνο μετά το πέρας του
συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο
«Hellenic Leadership Award» ως ανα-
γνώριση της ουσιαστικής και μακροχρό-
νιας δέσμευσης και συνεισφοράς του στην
οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης,

και της καθοριστικής συμβολής του τόσο
σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας
στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη
της ελληνικής οικονομίας.

Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της
η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ . Αι-
κατερίνη Νασίκα . Η πρέσβης ανέφερε ότι
κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσω-
πικότητα της ελληνικής οικονομίας, που
διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη στα
θεροποίησή της κατά τηνκρίσιμηδεκαετία
2009-2019 . Με σπουδές στην Οξφόρδηκαι
μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία, όπως
τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από
ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,

όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το
2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλά-
δος από το 2014. Η κ . Νασίκα υπογράμμισε
ότι ο κ . Στουρνάρας κατά την κορύφωση της
κρίσης το 2015, διατήρησε τηνανεξαρτησία
και την ακεραιότητα του θεσμού που υπη
ρετούσε, προστατεύοντας τη σταθερότητα
του τραπεζικού συστήματοςκαι παρέμεινε
αισιόδοξος, προβάλλοντας τις δυνατότητες
της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέ-
ψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.

Ο κ . Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Να-
σίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα,

ψυχραιμία και αφοσίωση, τόσο σε επαγ
γελματικό όσο και σεπροσωπικό επίπεδο .

Ησταθερή του προσφορά και η ηγεσία του
τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνι
κής οικονομικής ανάκαμψης και πρότυπο
δημόσιου λειτουργού» .
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Εξάρχου: Ανάγκη
για μεταρρυθμίσεις

και αλλαγή του παραγωγικού
μοντέλου της χώρας

Ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του
Ομίλου AKTOR , Αλέξανδρος Εξάρχου , εξέ-
φρασε αισιοδοξία για το μέλλον της ελληνικής
οικονομίας κατά τη διάρκεια του 26ου ετήσιου
Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα
Υόρκη . Σύμφωνα με τον κ . Εξάρχου , η χώρα
μας αναμένεται να συνεχίσει την αναπτυξιακή
της πορεία τουλάχιστον μέχρι το τέλος της
δεκαετίας.

Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνο
ντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος , κ . Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα
που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία , ο κ .

Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση
λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των αγο-
ρών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την
αλλαγή της εικόνας που έχουν για την οικονομία
της οι αγορές , επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για
μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του παραγωγικού
μοντέλου της χώρας , ενώ μίλησε και για τις
επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες θα υλοποι-
ήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε
νέα πεδία , όπως το Real Estate και οι ΑΠΕ.

Ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι
του Ομίλου ΑΚΤOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην
Ελλάδα πάνω από €500 εκατ . στον κατασκευ
αστικό και τον τραπεζικό τομέα , αντίστοιχα και
χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η
Ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει
την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει
διεθνώς για την οικονομία της , έπειτα από την
εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και
την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής .

Ωστόσο , σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσ-
δίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματι-
σμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό
και εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο , με το
δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου
η εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους , υπογραμ-
μίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε
ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.

Παράλληλα , ο κ . Εξάρχου τόνισε την ανάγκη
για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα , που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα
του παρελθόντος , όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης ,

προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο εξυπηρέ
τησης του χρέους το 2032 , σχολιάζοντας , ταυτό-
χρονα , ότι οι επενδυτές χρειάζονται ταχύτητα
και ασφάλεια .

Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου
AKTOR , ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη
τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία , όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία , με κυριότερα
χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο . Και προέβλεψε ότι τα
επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχί
ζουν να αναπτύσσονται , όμως αναπόφευκτα θα
υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού , όταν ολοκλη
ρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το
Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF).

Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για
την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις
ύψους € 2 δισ . , σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες
θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό
πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές .
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Στουρνάρας:

Η Ελλάδα "success story” διεθνώς

Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας , αναδεικνύονταςτην πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της
ΤτΕ, Γιάννης Στουρνάρας , σε ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη
Ν. Υόρκη . Από την ένταξη στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυ
τικής βαθμίδας, ο κ . Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα μετέτρεψε την
οικονομική κρίση σε «success story».

Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση
και ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση .

Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις , σύμφωνα με τον διοικη-
τή της ΤτΕ, απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. ΣΕΛ.3
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Στουρνάρας: Η ελληνική οικονομία
είναι ένα περασμίνο success story” διεθνώς
νασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομί-
ας , αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις-
και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της ΤτΕ,

Γιάννης Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συ-
νέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη στη
ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμί
δας , ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα μετέτρε
ψε την οικονομική κρίση σε « success story» .

Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγα-
λύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η ελληνική οικονο-
μία , και ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να
επιδείξουν συναίνεση .

Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευ
σής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link , η Ελλάδα

Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο
έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλ-

παρ ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους λαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότε
ρων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση
των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον
δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην
4η θέση , η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η.

Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοι-
χεία της Παγκόσμιας Τράπεζας , η οποία κατασκευάζει
έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες
από 200 χώρεςγια την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπο-
λείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για
όλο το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη .

το 2023 .

Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα , όπως είπε
ο κ . Στουρνάρας , απαιτείται να να υλοποιηθεί ένα ευρύ
φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση
της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας.

Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις ,

σύμφωνα με τον διοικητή τηςΤτΕ, απαιτούνται ευρύτερες
πολιτικές συνεναίσεις . Αντιθέτως , η εμμονή σε ιδεολη-
πτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή , η
αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η καθυστέ
ρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
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CAPITAL LINK FORUM

Κάλεσμα στους επενδυτές της Νέας Υόρκης
Ολοκληρώθηκε το βράδυ της

Δευτέρας στη Νέα Υόρκη
(πρωί Τρίτης στην Ελλάδα)

το 26ο ετήσιο επενδυτικό φόρουμ
για την Ελλάδα της Capital Link με
τίτλο «Επιτάχυνση μετά την ανάκτη-
ση της επενδυτικής βαθμίδας» . Το
κοινό μήνυμα των ομιλητών ήταν
πως η Ελλάδα επιστρέφει στο παγκό-
σμιο οικονομικό στερέωμα με ανα-
πτυξιακή δυναμική , καλώντας τους
περίπου 1.000 παρόντες επενδυτές
να μη διστάσουν να τοποθετήσουν
την εμπιστοσύνη τους – και τα χρή
ματά τους – στη χώρα μας ,

ΠΗΝΕΛΟΠΗ
ΛΑΖΑΡΙΔΟΥ
εντεταλμένη σύμβουλος, εκτελεστικό
μέλος του ΔΣ και γενική διευθύντρια
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών, Ομι
λος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ

«Με ώθηση από τις πρόσφατες ανα-
βαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας ,

με ισχυρές συστημικές τράπεζες και
70 δισεκατομμύρια ευρώ

χρηματοδότηση από
την ΕΕ , η Ελλάδα

έχει μία ιστορική
ευκαιρία σε ένα
φωτεινότερο
και πιο πράσι-
νο μέλλον» είπε
στην τοποθέτη-

σή της η Πηνελό-
πη Λαζαρίδου . «Το

χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10
δισ. ευρώ , τα οποία εναρμονίζονται
πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαι-
τήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έρ-
γα» εξήγησε και πρόσθεσε πως «στο
μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλά-
δας στις υποδομές θα συνεχίσουν

Το κοινό μήνυμα ήταν πως η Ελλάδα επιστρέφει στο παγκόσμιο
οικονομικό στερέωμα με αναπτυξιακή δυναμική

να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών,

αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο
διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες
απαντώντας στις περιβαλλοντικές
και κλιματικές προκλήσεις της επο-
χής μας» .

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ
ΕΞΑΡΧΟΥ
πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος ,

Ομιλος AKTOR

Ο Αλέξανδρος Εξάρχου εκτίμησε ότι
η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να
αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και
το τέλος της δεκαετίας , αλλά τόνισε

ότι θα πρέπει να γίνουν
σημαντικές μεταρ

ρυθμίσεις για την
αλλαγή του παρα-
γωγικού μοντέλου
της χώρας μέχρι
τότε. Σε αυτήν
την κατεύθυνση

θα συμβάλει ο Ομι
λος AKTOR με επεν-

δύσεις 2 δισ . σε νέους
τομείς δραστηριότητας, και

συγκεκριμένα σε ΑΠΕ (1,4 δισ . ευρώ)
και real estate (600 εκατ . ευρώ) .

ΕΛΕΝΗ
ΒΡΕΤΤΟΥ
διευθύνουσα σύμβουλος , Attica Bank

Εκ μέρους της Attica Bank, που
αναμένεται να αναδειχθεί ως ο

ΤΟΥ ΠΕΤΡΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗ

πέμπτος ισχυρός πόλος του ελλη-
νικού τραπεζικού συστήματος τα

επόμενα χρόνια , η Ελένη
Βρεττού αποκάλε-

σε «ορόσημο» τη
συγχώνευση με
την Παγκρήτια
Τράπεζα και
ανέφερε ότι
«το όραμά μας
είναι να δημι-

ουργήσουμε μια
σύγχρονη τράπεζα

που συνδυάζει άψογα
την οικονομική ισχύ , την καινοτο-
μία και μια πελατοκεντρική προ-
σέγγιση» .

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΜΑΥΡΟΣ
αναπληρωτής διευθύνων σύμβουλος
ΑΠΕ , Ομιλος ΔΕΗ

Ο Κωνσταντίνος Μαύρος παρουσί
ασε το στρατηγικό σχέ-

διο του Ομίλου ΔΕΗ ,

που αναμένεται
μέχρι το 2027 να
αναπτύξει έργα
ανανεώσιμων
πηγών συνολι-
κής ισχύος 6,3
GW στην Ελλά

δα , αλλά και στην
ευρύτερη περιοχή

της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο να φτάσει συνο-

λικά τα 11,8 GWτο 2027. «Η επόμε-
νη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή , της πλήρους απο-
λιγνιτοποίησης και των ευέλικτων
μονάδων» , ανέφερε.

ΧΡΗΣΤΟΣ
ΜΕΓΑΛΟΥ
διευθύνων σύμβουλος , Πειραιώς

Στην ομιλία του , ο Χρήστος Μεγάλου
υπογράμμισε ότι η μακροπρόθεσμη
ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας
έχει ανάγκη ένα σταθερό , κερδοφόρο
και πραγματικά σύγχρονο τραπεζικό

σύστημα . «Η Τράπεζα
έχει διαθέσει ήδη

κεφάλαια ύψους
32 δισ . ευρώ και
έχει δεσμευτεί
να υπερβεί τα
40 δισ . ευρώ
έως το2027, για

στρατηγικούς
επιχειρηματικούς

κλάδους , όπως ο
αγροδιατροφικός τομέας ,

οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και
ο τουρισμός» είπε ο επικεφαλής της
Πειραιώς.

ΤΑΣΟΣ
ΑΝΑΣΤΑΣΑΤΟΣ
επικεφαλής οικονομολόγος, Eurobank

Εκπροσωπώντας την Eurobank , ο
Τάσος Αναστασάτοςτόνισε ότι απαι-

τείται πραγματική ετήσια αύξηση
των επενδύσεων κατά 8% μέχρι το
τέλος της δεκαετίας για να επιτευ-

χθεί η σύγκλιση με την
υπόλοιπη ευρωζώνη ,

κάτι που δεν έχει
επιτευχθεί από
το 1950. Ο στό-
χος αυτός εί-
ναι «δύσκολος
αλλά εφικτός»
πρόσθεσε , και

σημείωσε ότι οι
επενδύσεις θα πρέ

πει να επεκταθούν και
σε παραγωγικούς και τεχνολογικά
προηγμένους τομείς , κατά προτίμη
ση εξαγωγικούς.

ΛΑΖΑΡΟΣ
ΠΑΠΑΓΑΡΥΦΑΛΛΟΥ
αναπληρωτής διευθύνων σύμβουλος,

Alpha Bank

Το μήνυμα ότι η Alpha Bank έχει
προετοιμαστεί για τις επικείμενες
μειώσεις επιτοκίων της ΕΚΤ έστει
λε ο Λάζαρος Παπαγαρυφάλλου ,

υπογραμμίζοντας παράλληλα ότι
απαιτούνται πρωτο-

βουλίες για την
πιστωτική επέ

κταση στα στε
γαστικά δάνεια.

Επιπλέον, στά-
θηκε ιδιαίτερα
στη συνεργασία

της Alpha Bank
μετην UniCredit,

αναφέροντας ότι
«τέτοιου είδους συνερ-

γασίες μπορούν να προωθήσουν
αποτελεσματικότερα την ευρωπα-
ϊκή τραπεζική ολοκλήρωση και την
καινοτομία» .
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Γ. ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ
Ηέντασηστις
ελληνοτουρκικές
σχέσεις βλάπτει
την οικονομία
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ

Η ένταση στις ελληνοτουρκικές σχέσεις βλάπτει την οικονομία
το μεγάλο ύψος των αμυντι-
κών δαπανών στάθηκε ο Γιάν-
νης Στουρνάρας στην ομιλία

του στο συνέδριο της Capital Link,

υπογραμμίζοντας το μεγάλο χάσμα
που χωρίζει την Ελλάδα από τους
ευρωπαίους εταίρους της . Μάλιστα,

τόνισε πως θα «πρέπει να συνεχι-
στεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης» στις ελληνοτουρκικές
σχέσεις καθώς «επηρεάζουν σημα-
ντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας , τη σταθερό-
τητα και την ασφάλειά της» .

«Αυτό που απουσιάζει σήμερα εί-
ναι μια συνεκτική και αποτελεσμα-
τική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας
στον τομέα της άμυνας προκειμένου

να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελα
χιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κό-
στη που συνεπάγονται οι αμυντικοί
εξοπλισμοί» είπε ο διοικητής της
Τράπεζας της Ελλάδος παραλαμ-
βάνοντας το βραβείο «2024 Capital
Link Hellenic Leadership Award» για
την πολύτιμη συνδρομή του στην
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας
την τελευταία δεκαετία .

Ο Γιάννης Στουρνάρας εμφανί
στηκε συγκινημένος στο βήμα του
συνεδρίου και είπε : «Νιώθω πολύ
μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθη-
και να συμβάλω [ ... ] σε αυτό που ,

χωρίς υπερβολή , μπορώ σήμερα να
ονομάσω " success story" της ελληνι

κής οικονομίας» . Ωστόσο , αυτό δεν
σημαίνει πως οι προκλήσεις έχουν
εκλείψει . Μεγαλύτερη εξ αυτών
χαρακτήρισε το μεγάλο έλλειμμα
τρεχουσών συναλλαγών, το οποίο
οφείλεται στο γεγονός ότι «η Ελλάδα
υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των πε-
ρισσότερων ευρωπαϊκών χωρών,
παρά τη σημαντική βελτίωση των
τελευταίων ετών».

Τον Γιάννη Στουρνάρα προλόγισε
ο επενδυτής και μεγαλομέτοχος της
Πειραιώς Τζον Πόλσον , λέγοντας
πως ο διοικητής της ΤτΕ ήταν ο
«άνθρωπος - κλειδί» στην ανοδική
πορεία των τελευταίων ετών . «Με
την ταυτόχρονη ανακεφαλαιοποί-

ηση και των τεσσάρων συστημικών
τραπεζών, πέτυχε αυτό που πολλοί
θεωρούσαν ακατόρθωτο και οδήγη-
σε τον ελληνικό τραπεζικό τομέα σε
ασφαλή πορεία. Χωρίς την ηγεσία
του Γιάννη , ούτε η ανακεφαλαιο-
ποίηση του ελληνικού τραπεζικού
συστήματος , ούτε η αδιάλειπτη συμ-
μετοχή της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ θα ήταν δυνατή» είπε ο Τζον
Πόλσον . Για το μέλλον της ελληνι
κής οικονομίας , ο μεγαλοεπενδυτής
είπε πως «διαφαίνεται ένα λαμπρό
μέλλον» και επαίνεσε την κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη για το
ευνοϊκό επενδυτικό κλίμα που έχει
δημιουργήσει .

ΠΕΤΡΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ
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τίτλος του φετινού 26ου Capi-
tal Link που διοργανώθηκεγιακ
άλλη μία φορά στη Νέα Υόρκη

δεν μπορούσε παρά να κάνει απολύτως
ξεκάθαρο τον στόχο που έχει η κυβέρ
νηση .

« Greece - Speeding Ahead Post In-
vestment Upgrade » , δηλαδή πολύ
απλά «Ελλάδα - Επιταχύνοντας μπρο-
στά μετά την κατάκτηση της επενδυτι
κής βαθμίδας» .

Η μεταφορά της χώρας μας στην κατ
τηγορία των οικονομιών που έχουν
ασφαλή ομόλογα ήταν ένας στόχος που
επιτεύχθηκε μέσα στον προηγούμενο
χρόνο και πλέον στο στόχαστρο της κυτ
βέρνησης βρίσκεται η « συγκομιδή »
των «καρπών» αυτής της επιτυχίας . Η
Ελλάδα προσελκύει όλο και περισσό-
τερα διεθνή επενδυτικά funds με ματ
κροπρόθεσμες τοποθετήσεις σε ση-

μαντικούς τομείς που εγγυώνται
ανάπτυξη όπως είναι οι υποδο
μές , η αγορά ακινήτων, η ενέρ
γεια , αλλά και η έρευνα και καινο-
τομία . Με τον τρόπο αυτό η Ελλά
δα ξεκλειδώνει τις ευκαιρίεςγια

του Κωνσταντίνου την εισροή ξένων επενδύσεων,

Δαυλού που διευκολύνονται από μία σειρά
φιλοεπενδυτικών μεταρρυθμίσε

ων που υιοθετεί η κυβέρνηση , όπως εί-
ναι η ψηφιοποίηση των κρατικών δια-
δικασιών, αλλά και τα φορολογικά κί-
νητρα .

Οιεπενδυτικοί«μαγνήτες»
Απευθυνόμενος στους συνέδρους ο

πρωθυπουργός , στο μήνυμά του επε
σήμανε τις επιτυχίες της κυβέρνησης
τονίζοντας ότι η Ελλάδα είναι σήμερα
μία από τις κορυφαίες οικονομίες της
Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση
του κατά κεφαλήνΑΕΠ , με +20% από το
2020 έως το 2023. Υπογράμμισε τις φο-
ρολογικές μεταρρυθμίσεις και τις
επενδύσεις στις υποδομές , ενώ τόνισε
ότι η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ ση-
μείωσε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά
την περίοδο 2019 με 2023. Σε αυτό το
πλαίσιο ο πρωθυπουργός κάλεσε τους
επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν
την Ελλάδα .

Και το φετινό συνέδριο, που αποτελεί
το σημαντικότερο επενδυτικό forum
της Ελλάδας στο εξωτερικό , πραγματο-
ποιήθηκε με τη συμμετοχή κορυφαίων
υπουργώντης ελληνικής κυβέρνησης,

δεκάδων εκπροσώπων του ελληνικού
τραπεζικού και επιχειρηματικού κό-
σμου , αλλά και στελεχών οίκων του
εξωτερικού . Ανάμεσά τους ήταν και ο

υπουργός αναπληρωτής Εθνικής Οικο-
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Οι επενδύσεις

100

το βασικότερο
μελλοντικό σχέδιο

νομίας και Οικονομικών Νίκος Παπα-
Θανάσης, ο οποίος τόνισε ότι « η κυβέρ-
νηση εφαρμόζει ένα πρόγραμμα με-
ταρρύθμισης για να αντιμετωπίσει δο-
μικά προβλήματα και να δημιουργήσει
ένα περιβάλλονφιλικό προς τηνεπιχειένα περιβάλλον φιλικό προς την επιχει-
ρηματικότητα , χωρίς να διακυβεύεται η
δημοσιονομική σταθερότητα της οικο-
νομίας, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα ότι
τα έσοδα που προκύπτουν από την οι-
κονομική ανάπτυξη επενδύονται εκνέ
ου στην κοινωνία» .

Άλλωστε ο Νίκος Παπαθανάσης εί-
ναι από τους βασικούς συντελεστές
της αξιοποίησης των βασικών εργα-
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νω στις ήδη ισχυρές βάσεις εμπιστο
σύνης που έχουνδημιουργηθεί μετα-
ξύ του κράτους και της επιχειρηματι
κής κοινότητας .

Οι τομείς της ανάπτυξης
Στα διάφορα πάνελ του Capital Link

έγινε εκτενής αναφορά στις υποδομές
που στηρίζουν την ανάπτυξη και ο Χρή
στος Σταϊκούρας αναφέρθηκε στα έργα
του έτους που τελειώνει, με κορυφαία
παράδοση φυσικά το μετρό Θεσσαλο-
νίκης .

ήτοι των κεφαλαίων που προέρχονται
από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθε
κτικότητας , αλλά και το ΕΣΠΑ 2021-
2027. Όπως εξήγησε , οι επενδύσεις
αποτελούν τους κύριους καταλύτες
της οικονομικής ανάπτυξης και σχε
τίζονται με τον δίδυμο μετασχηματι-
σμό που έχει θέσει ως στόχο και η
Ελλάδα και η Ευρώπη: τον ψηφιακό χε και η ενέργεια , με την υπεύθυνηκαι τον πράσινο. Υπολογίζεται ότι το
37% των συνολικών πόρων κατευθύ
νεται σε μέτρα για κλιματικούς στό-
χους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα
που συμβάλλουν στους ψηφιακούς
στόχους, τη στιγμή που η κυβέρνηση

λείων για την ανάπτυξη της Ελλάδας , δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει πά-

Έχονταςεδραιωθείπλέονωςχώρα πουαξίζει
τηνεπενδυτικήβαθμίδα, οιβλέψειςτης Ελλάδας

επεκτείνονται πέρα από αυτή τηνκατάκτηση
και στοχεύουνστηναύξηση τωνεπενδύσεων

Η υπουργός Εργασίας Νίκη Κεραμέ
ως αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις
που προωθούνται στην αγορά εργασίας
οι οποίες στηρίζουν τις επενδυτικές
προοπτικές και ανέπτυξε τις αποφά
σεις για την πορεία του κατώτατου μι
σθού . Σημαντική θέση στο συνέδριο εί-

υφυπουργό Αλεξάνδρα Σδούκου να το
νίζει ότι « η χώρα μας παραμένει σταθε
ρά προσηλωμένη στον στόχο της κλι-
ματικής ουδετερότητας , επενδύοντας
σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και
ενεργειακές υποδομές» .

Σημαντική στιγμή ήταν και η απονο-
μή του βραβείου « Hellenic Leadership
Award » στον διοικητή της Τράπεζας
της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα ως ανα-
γνώριση της μακρόχρονης συνεισφο-
ράς του στη σταθεροποίηση της οικο-
νομίας και στη συμβολή του στην παρα-
μονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη.

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ
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Γράφει

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ

Αυτέςείναιοι «8»

Προτεραιότητες
για τις μεταφορές
και τις υποδομές

συνολικά οκτώ προτεραιότητεςΣέχει θέσει το υπουργείο Υποδο-
ιμών και Μεταφορών με στόχο την

ενίσχυση της συνδεσιμότητας στις μετα-
φορές και την ανθεκτικότητα στις δημό-
σιες υποδομές .

Αυτές είναι :

αναβαθμίζεται , δυναμώνει και επιδει-
κνύει αξιοσημείωτη αντοχή . « Πρόκειται
για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτί
στως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελ-
ληνικής κοινωνίας , σε συνδυασμό με τη
συνετή δημοσιονομική πολιτική που

εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια ,

1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγά- την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων
λης κλίμακας σε όλη τη χώρα .

2. Η υλοποίηση μεγάλων αντι-
πλημμυρικών και αρδευτικών έρ-
γων.

3. Η συντήρηση των υφιστάμε-
νων έργων υποδομής .

4. Η μεταρρύθμιση του ελληνι
η Ρεγγίνα κού σιδηροδρόμου .

Σαβούρδου 5. Η ανανέωση του στόλου των
αστικών λεωφορείων.

6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης .

7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας
στην επικράτεια .

8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την
υλοποίηση όλωντων παραπάνω έργων.

Ο κ . Σταϊκούρας από βήματοςτου ετή-
σιου επενδυτικού συνεδρίου της Capital
Link υπογράμμισε πως η χώρα διανύει
μια περίοδο που η ελληνική οικονομία

εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την πο-
λιτική σταθερότητα . Ωστόσο , παρά τις
θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες
προοπτικές της ελληνικής οικονομίας.

θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και
προνοητικοί στις αποφάσεις μας , καθώς
το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημά
δια αστάθειας και αβεβαιότητα» , σημεί-
ωσε ο κ . Σταϊκούρας από το συνέδριο
της Capital Link για την Ελλάδα με τίτλο
« 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum» , που πραγματοποιείται
στη Νέα Υόρκη .

Capital Linl
Τρέχουν τα έργα

Metten

26thAnnual Capital Link
Invest in Greece Forum

Στο πλαίσιο αυτό , η πολιτική ηγεσία
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφο-
ρών έχει ξεκινήσει μια προσπάθεια ενί-
σχυσης της συνδεσιμότητας στις μετα-
φορές και της ανθεκτικότητας στις υπο-
δομές , με στόχο να συμβάλει τελικά
στην ισχυροποίηση του περιφερειακού ,

γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου
της χώρας μας .

Το υπουργείο προς αυτή την κατεύ-
θυνση υλοποιεί πολλά έργα μεγάλης
κλίμακας σε όλη τη χώρα . Ανάμεσα σε
αυτά παραδόθηκε στην κυκλοφορία η

οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την
Αμβρακία , ο κύριος οδικός άξονας της
Λέσβου και ένα σημαντικό τμήμα του

ΟυπουργόςΥποδομών και Μεταφορώνείπε στο ετήσιο επενδυτικό

συνέδριο της Capital Link ότι η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται,
δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή

26thAnnualC
Investin

αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας
Ε65 . Υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παρα-
χώρησης της Αττικής Οδού και ο αυτοκι
νητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί
απρόσκοπτα υπό τον νέο παραχωρησι
ούχο , ενώ παράλληλα τέθηκε σε λει
τουργία το μετρό Θεσσαλονίκης , το πιο
εμβληματικό αστικό έργο της τελευταί-
ας δεκαετίας .

Το υπουργείο παράλληλα υλοποιεί
αντιπλημμυρικά και αρδευτικά έργα ,

συντηρεί τις υφιστάμενες υποδομές ,

μεταρρυθμίζει τον ελληνικό σιδηρόδρο
μο , ανανεώνει τον στόλο των αστικών
λεωφορείων, προωθεί την ηλεκτροκίνη-
ση , ενισχύει την οδική ασφάλεια σε ολό
κληρη την επικράτεια και αναζητά κον-
δύλια για την υλοποίηση όλων αυτών
των έργων.

Επιτυγχάνοντας τους στόχους αυτούς,

η Ελλάδα θα ισχυροποιηθεί σε περιφε-
ρειακό , γεωπολιτικό και οικονομικό
επίπεδο .
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Επιμέλεια : Αμαλία Κάτζου

Βρεττού : Ορόσημο για τονχρηματοπιστωτικό
τομέα η συγχώνευση Attica-Παγκρήτιας

H
συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια
Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο μετασχηματισμού
για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα , θέ-

τοντας τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινο-
τόμο τραπεζικό οργανισμό. Αυτό επεσήμανε η διευθύνου-
σα σύμβουλος της Attica Bank Ελένη Βρεττού στην κεντρι
κή της ομιλία με τίτλο « Building A New Dynamic In The
Greek Financial System » στο πλαίσιο του συνεδρίου 26th
Annual CapitalLink Invest in Greece Forum.

Η κυρία Βρεττού σημείωσε: «Αυτή η ένωση δεν είναι
απλώς μια εταιρική ενοποίηση , αλλά ένα βήμα προς τον
επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη
της οικονομικής ανάπτυξης , της επιχειρηματικότητας και
της δημιουργίας βιώσιμης αξίαςγια την κοινωνία και τους
επενδυτές . Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπι-
στωτικό οργανισμό στην Ελλάδα , με δείκτη Μη Εξυπηρε-
τούμενωνΑνοιγμάτων ( NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους . Το

όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συν-
δυάζει άψογα την οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεν
τρική προσέγγιση . Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση , μετά την πρόσφατη
αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση
να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα».

Όπως είπε , για τους επενδυτές , η νέα τράπεζα αποτελεί μια μοναδι
κή ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτι-

attica ank

κού τομέα. «Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι
ζωτικής σημασίας , η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με
σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης .

Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεωνέως την
προώθηση πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια ,

διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που συνδέεται μετην πρό-

οδο , προωθώντας τηνεπιχειρηματικότητα,ενισχύοντας την καινοτομία
και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη» , κατέληξε η Ελένη Βρεττού.
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Μιτζάλης (Άβαξ) : Να διατηρηθεί
η θετική συγκυρία στις κατασκευές

Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα
στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό
σχέδιο του Ομίλου Άβαξ παρουσίασε στη
Νέα Υόρκη ο εντεταλμένος σύμβουλος του
ομίλου Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμε
τείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum. Σύμφωνα με τον ίδιο , « ο και
τασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρί-
σκεται και πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξη-
σης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική
στροφή που πρέπει να διαρκέσει όσο το δυ
νατόν περισσότερο , προκειμένου να ανα-
πληρωθεί η χαμένη τελευταία δεκαετία» . ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ
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Εξάρχου: Πρέπει
να αλλάξει
το παραγωγικό
μοντέλο
Την ανάγκη για μεταρρυθ
μίσεις και αλλαγή του παρα-
γωγικού μοντέλου της χώ-
ρας ανέδειξε ο πρόεδρος και
διευθύνων σύμβουλος του
Ομίλου AKTOR Αλέξανδρος
Εξάρχου . Μιλώντας στο 26ο
ετήσιο Capital Link Invest in
Greece Forum , που πραγμα
τοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη , ο
κ. Εξάρχου αναγνώρισε ότι η
Ελλάδα έχει επιτύχει την αλ-
λαγή της εικόνας που έχουν
για την οικονομία της οι αγο-
ρές, με δεδομένο όμως ότι
από το 2032 θα ξεκινήσει εκ
νέου η εξυπηρέτηση του ελ-
ληνικού χρέους , ηχώρα πιθα-
νότατα θα βρεθεί σε ιδιαίτε-
ρα δύσκολη θέση την περίο
δο 2030-2031 , αν δεν αλλάξει
το παραγωγικό της μοντέλο .

Μεταρρυθμίσεις
Τόνισε ότι απαιτούνται σοβα
ρές μεταρρυθμίσεις , που θα
αντιμετωπίσουν προβλήμα-
τα του παρελθόντος , όπως
η γραφειοκρατία και η καθυ
στέρηση στην απονομή της δι
καιοσύνης , προτού προσεγγί
σουμε το ορόσημο εξυπηρέτ
τησης του χρέους το 2032.

Μιλώντας για τον μετασχη-
ματισμό του Ομίλου AKTOR ,

ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι
σήμερα οι κατασκευές βρί-
σκονται σε σημαντική ανά-
πτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο
και στη Ρουμανία , όπου ο όμι
λος έχει ισχυρή παρουσία , με
κυριότερα χαρακτηριστικά
την κερδοφορία των έργων
και το μεγάλο ανεκτέλεστο .

Και προέβλεψε ότι τα επόμε
να 3-5 χρόνια οι κατασκευές
θα συνεχίζουν να αναπτύσ
σονται , όμως αναπόφευκτα
θα υπάρξει παύση του ρυθ-
μού αυτού , όταν ολοκληρω-
θούν τα έργα που χρηματο-
δοτούνται από το ΤαμείοΑνά
καμψης . Για τον λόγο αυτόν
ο όμιλος ετοιμάζεται για την
επόμενη μέρα , δρομολογώ-
ντας επενδύσεις ύψους 2 δισ.

ευρώ σεΑΠΕ και real estate.
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Κύριεδιευθυντά...

...ο Στουρνάρας στο συνέδριο Capital Link στη N.
Υόρκη μίλησεγια success story στην οικονομία
της Ελλάδας! Ο κεντρικός τραπεζίτης ανέλυσε
πώς οι αριθμοί ευημερούνκαι οι πολίτες...
πεινούν! Αξιος... Ω.
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Η πολιτική παρέμβαση του Στουρνάρα
K ιεκεί που πολύς λόγος

γίνεται για το ενδεχό
μενο να προταθεί για

ΠτΔ ο κ . Γιάννης Στουρνάρας ,

αίφνης έρχεται μια πολιτική του
παρέμβαση και για τα κόμματα
και για τα ελληνοτουρκικά . Άσε
που δεν έχει διαψεύσει όλη την
παραφιλολογία που υπάρχει
γύρω από το όνομά του . Κατά τη
διάρκεια της βράβευσής του
στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link είπε μεταξύ άλλων ότι για
τις αναγκαίες μεταρρυθμίσεις
απαιτούνται ευρύτερες πολιτι
κές συνεναίσεις και πρόσθεσε
ότι η πολιτική μεταστροφή προς
ένα διχασμένο και κατακερμα
τισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελ-
λάδα - όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του
αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώ-
δυνη οικονομική κρίση , θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και
οικονομικές επιπτώσεις . Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνο-
τουρκικές σχέσεις , καθώς , όπως σημείωσε , οι υψηλές αμυντικές
δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλο-

ΤΡΑΠΕΖΑ ΤΗΣ ΕΛΛΑΔΟΣ
ΕΥΡΩΣΥΣΤΗΜΑ

γα τους Έλληνες φορολογούμενους . Για αυτόν τον λόγο , « πρέπει
να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό, τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις , οι οποίες επηρεάζουν
σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλά-
δας , τη σταθερότητα και την ασφάλειά της» , τόνισε .
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ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞΑΡΧΟΥ

«Η ελληνική
οικονομία

θα αναπτύσσεται
έως το τέλος

της δεκαετίας»
ΣΕΛ. 41

Τιείπε ο CEO του Ομίλου AKTOR
στο 26ο Capital Link στη Νέα Υόρκη
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T ην πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία
θα συνεχίσεινα αναπτύσσεται τουλάχι-

στον έως και το τέλος της δεκαετίας
εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμ-
βουλος του Ομίλου AKTOR Αλέξανδρος Εξάρ-
χου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link In-
vest in Greece Forum , που πραγματοποιήθη-
κε στη Νέα Υόρκη .

Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύ
νοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος Δημή-
τρη Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα

που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονο-
μία, ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνι
κή κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη
τα μηνύματα των αγορών, αναγνώρισε
ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή
της εικόνας που έχουν για την οικονομία
της οι αγορές , επανέλαβε , όμως , την
ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή
του παραγωγικού μοντέλου της χώρας ,

ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους
2 δισ . ευρώ, τις οποίες θα υλοποιήσει το επό

μενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία ,

όπως το real estate και οι ΑΠΕ.
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«Η Ελλάδα θα συνεχίζει
να αναπτύσσεται»

Ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτο-
χοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica
Bank έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια
στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ . ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα αντί-
στοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει κατα-
φέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρ-
χει διεθνώς για την οικονομία της , έπειτα από την εξα-
σφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής .

Ωστόσο , σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδου-
με χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια αυτή και επισήμα-
νε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς
ένα πιο παραγωγικό και εξωστρεφές αναπτυξιακό μον-
τέλο , με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκνέ
ου η εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους , υπογραμμί-
ζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή δεν προχω
ρήσει , πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη
θέση την περίοδο 2030-2031 .

Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα , ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλο-

ποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην Ελλάδα, που θα

αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος , όπως η

γραφειοκρατία και η καθυστέρηση στην απονομή της δι-
καιοσύνης , προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο εξυπη
ρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας , ταυτόχρονα ,

ότι οι επενδυτές χρειάζονται ταχύτητα και ασφάλεια .

Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR ,

ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι κατασκευές βρί
σκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο

και στη Ρουμανία , όπου ο όμιλος έχει ισχυρή παρουσία ,

με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έρ-
γων και το μεγάλο ανεκτέλεστο . Και προέβλεψε ότι τα

επόμενα τρία έως πέντε χρόνια οι κατασκευές θα συνε
χίσουν να αναπτύσσονται , όμως αναπόφευκτα θα υπάρ-
ξει παύση του ρυθμού αυτού , όταν ολοκληρωθούν τα έρ-
γα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας (RRF) . Για τον λόγο αυτό, ο όμιλος ετοι-
μάζεται για την επόμενη μέρα , δρομολογώντας επενδύ-
σεις ύψους 2 δισ . ευρώ, σε ΑΠΕ και real estate , οι οποίες
θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεο-
νέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.

Το real estate στην Ελλάδα
Παράλληλα , ο κ . Εξάρχου σχολίασε ότι το real estate

είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε σχέση με άλλα κρά-
τη της ΕΕ και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών
κυρίως των εμπορικών ακινήτων. Επίσης συμπλήρωσε

ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψη-
λές , γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης
στον τομέα αυτό , επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σή-

μερα στο real estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές

«Απαιτούνται διαρθρωτικέςρυθμίσεις»,

είπε ο πρόεδρος και διευθύνων
σύμβουλος του Ομίλου AKTOR

μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link
Invest in Greece Forum,

που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη

αποδόσεις στο μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον
οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ . ευρώ στη

συγκεκριμένη δραστηριότητα .

Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα , μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4

δισ . ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα προχωρήσει δυναμικά
ο όμιλος , επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει ση-
μαντικό επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα

προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι περικοπές (curtail-
ment) που επηρεάζουν και τη δυνατότητα χρηματοδότη-
σης των έργων ΑΠΕ στην αγορά.

Πέμπτος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του partner της G1AAD

Holdings , ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι , παρά τα όσα λέ-

γονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την
ανάγκη η χώρα να έχει και μικρότερες τράπεζες , στο

πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της . Και για αυτό δεν δίστασε να επενδύσει
σημαντικά κεφάλαια για τη σωτηρία της Παγκρήτιας Τρά

πεζας και τηςAttica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους
θεωρούνταν τότε δύσκολη ή απίθανη , καθώς έκρινε ότι η

πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να κατ
ταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του « Ηρακλής 3» . Και
υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μια τρά
πεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη , χωρίς ανοίγματα και με
σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης , εκτιμώντας ότι θα
αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι τέσσε
ρις συστημικές τράπεζες , λόγω μεγέθους, δεν μπορούν
να καλύψουν όσο θα έπρεπε .
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα
ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις

Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοι-
βαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους
και επενδυτές» , πραγματοποίησε η
υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in
Greece», που διοργανώνεται στη Νέα
Υόρκη.

Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η
υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετα-
σχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευ-
ταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη και
την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύ-
θηκε από παράλληλη αύξηση των επεν-
δύσεων.

Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέν
τε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84% , σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη .

Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές
αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικο-
νομία, συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές
στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυ
βέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγο-
ρά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και
θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγ
κες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων
και των επενδυτών.

«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρ
ρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν
στη δημιουργία 500.000 νέων θέσεων
εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για
μια χώρα με πληθυσμό λίγο πάνω από τα
10 εκατομμύρια» , σχολίασε η υπουργός,
επισημαίνοντας παράλληλα ότι η ανερ
για μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέν
τε χρόνια και για πρώτη φορά από το
2009 βρίσκεται στο 9% .

Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε
στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνι-
κή κυβέρνηση από το 2019, προκειμένου
να συνδράμει εργαζόμενους και επιχει-
ρήσεις, τα οποία είναι τα εξής :

1. Μείωση του κόστους εργασίας . Οι
ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί
κατά 5,4% από το 2019 και, μέχρι το
2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9% .
Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη μι
σθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφε-
νός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζό-
μενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.

2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα.

Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν στα
θερότητα και προβλεψιμότητα, για να
κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και
στην κατεύθυνση αυτή η κυβέρνηση ερ
γάστηκε σκληρά, προκειμένου να δια-
σφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθε
ση με την κατάσταση η οποία επικρατεί
σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσω
ματώσαμε την έννοια της προβλεψιμό-
τητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η
υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτη-

ση του νέου συστήματος υπολογισμού
του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματι
κού τύπου .

«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικει
μενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργα-
ζόμενους και τις επιχειρήσεις στον μεσο
πρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδια-
σμό τους», εξήγησε η κα Κεραμέως.

3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιο-
τήτων του εργατικού δυναμικού . «Η ρα-
γδαία εξέλιξη της τεχνολογίας, ιδιαίτερα
με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημο
σύνης , μετασχηματίζει την αγορά εργα
σίας και είναι καθήκον μας να διασφαλί
σουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις
δεξιότητες που απαιτούνται και να προ-
σελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε
η υπουργός Εργασίας και, στη συνέχεια,

αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμ-
μάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψη-
φιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημα
σία που δίνεται στην Επαγγελματική Εκ-
παίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην
αναβάθμιση του Μηχανισμού Διάγνω-
σηςΑναγκών στηνΑγορά Εργασίας.

4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά
τη σημαντική μείωση της ανεργίας,
υπάρχουν περιθώρια αύξησης της απα-
σχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες
κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι γυναί
κες, οι νέοι, τα Άτομα μεΑναπηρία και οι
πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπί
στωσε η κ. Κεραμέως, η οποία, στη συ
νέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμ-
βάνονται για αύξηση της απασχόλησης
και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία
επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχό
λησης για ανέργους που δεν έχουν εργα
σιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προ-
σόντα, β) στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω
των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ
εταιριών και ατόμων που ψάχνουν εργα
σία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της
διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδη-
λώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επα
φή με ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες
αναζητούν προσωπικό .

«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάτ
νει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρο-
νισμό της αγοράς εργασίας στην Ελλάδα
και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστι
κής οικονομίας . Οι προκλήσεις είναι
μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμέ
νοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής
μας ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε
την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κ. Κεραμέως.

Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέ
φθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνω-
σης Εργασίας (ILO) στη Νέα Υόρκη και
πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με
στελέχη της. Επιπλέον, η κ. Κεραμέως
είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει
διμερείς επαφές με εκπροσώπους σημαν
τικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Τετάρτη 11 Δεκεμβρίου 2024

Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ) : Από νέο
σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο ση-

εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025»,

ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ
, Κωνσταντίνος Μαύρος,

την παρέμβασή του στο ετήσιο Επεν-
Συνέδριο της Capital Link για την
, με τίτλο «GREECE SPEEDING
POST INVESTMENT UPGRADE», το

πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη,

Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.

-

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανε
τόνισε ότι « η Ελλάδα είναι μεταξύ

κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
τη διείσδυση του ήλιου και του ανέ-

στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο
ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτρο-

, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζε-
, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες

το σύστημά μας βασίζεται αποκλει-
στις ΑΠΕ» .

Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένανέο
εκκίνησης για το 2025 , καθώς ο

ΔΕΗ , μετά και την παρουσίαση του
του πλάνου για την επόμενη

, αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να
στην ανάπτυξη των ανανε-

πηγών ενέργειας» , καθώς καθί-
σαφές ότι είναι απολύτως

να συνεχιστεί η ενεργειακή
και να προχωρήσουν οι επενδύ-

που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
της πράσινης ανάπτυξης.

CapitalLink
Forum

www.capiballinkfors

ράγουν σήμερα 5TWh.

Όπως είπε « η ενεργειακή μετάβαση στη
ρίζεται σε τρεις πυλώνες : την îtôvtws
κοποίηση , την αποκεντρωμένη παραγωγή
ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον
«εκδημοκρατισμό της παραγωγής και τον
ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουρ-
γικότητα των συστημάτων παραγωγής» .

Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούν
ται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ . δολ.

ετησίως μέχρι το 2050.

Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος
Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατη-
σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται
το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ

Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη πε-
της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με
η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να

σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε
« ήδη , σήμερα, πάνω από το 60% των
που θα προστεθούν είναι σε φάση και

ή έτοιμα προς κατασκευή. Για
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του

, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα
προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια

προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος

».

Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύ
ρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις
ύψους 67 δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050
σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές
δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας, με ενσω-
μάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύ-
πτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric» .

Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατο-
λική Ευρώπη , η οποία βιώνει τις κοσμογο-
νικές αλλαγές που συντελούνται αυτή την
περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέρ-
γειας και τόνισε το ρόλο του Ομίλου ΔΕΗ
στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής.

«Ο Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική του Πρά
σινη Συμφωνία ( περασμίνο Green Deal”) και διαδρα-
ματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη , με επενδύσεις
για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της
περιοχής, οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό
του ενεργειακού συστήματος και συμβάλ-
λοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας» ,

εξήγησε.

«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του
ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η

των ΑΠΕ στην παραγωγή , της πλή-
απολιγνιτοποίησης και των ευέλι
μονάδων» , είπε ο Κωνσταντίνος

και τόνισε ότι χάρη στις επενδύ-
στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετη-
κατά την περίοδο 2025-2027, η παρα-

ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα
από τις 20TWh ετησίως στις

, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
ρυπογόνων μονάδων , οι οποίες πα-



67. ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ 2 ΔΙΣ . ΕΥΡΩ ΑΠΟ AKTOR ΣΕ REAL ESTATE ΚΑΙ ΑΠΕ

Μέσο: . . . . . . . . .ONE VOICE
Ημ. Έκδοσης: . . .11/12/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .11/12/2024
Σελίδα: . . . . . . . . 17

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞΑΡΧΟΥ

AKTRP

Επενδύσεις 2 δισ. ευρώ από
Aktor σε real estate και ΑΠΕ

T

Γράφει
Ο Νίκος
Σακελλαρίου

ην πεποίθηση ότι η ελ-
ληνική οικονομία θα
συνεχίσει να αναπτύσ

σεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας εξέφρα-
σε ο πρόεδρος και διευθύνων
σύμβουλος του Ομίλου Aktor,
κ . Αλέξανδρος Εξάρχου , μι-
λώντας στο 26ο ετήσιο Capital
Link Invest in Greece Forum ,

που πραγματοποιήθηκε στη
Νέα Υόρκη .

Για την οικονομία
και το παραγωγικό
μοντέλο
Ο κ . Εξάρχου σημείωσε ότι οι
βασικοί μέτοχοι του Ομίλου
Aktor και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία
χρόνια στην Ελλάδα πάνω από
€500 εκατ. στον κατασκευα-
στικό και τον τραπεζικό τομέα .

Επεσήμανε την ανάγκη μετα-
σχηματισμού της οικονομίας
προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μο-
ντέλο , με το δεδομένο ότι από
το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου
η εξυπηρέτηση του ελληνικού

χρέους , υπογραμμίζοντας ότι
σε περίπτωση που αυτή η αλ-
λαγή δεν προχωρήσει , πιθανό-
τατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα
δύσκολη θέση την περίοδο
2030-2031 .

Μετασχηματισμός
Ομίλου Aktor
Μιλώντας για τον μετασχη-
ματισμό του Ομίλου Aktor, ο
κ . Εξάρχου σημείωσε ότι σή-
μερα οι κατασκευές βρίσκο-
νται σε σημαντική ανάπτυξη
τόσο στην Ελλάδα όσο και
στη Ρουμανία , όπου οΌμιλος
έχει ισχυρή παρουσία , με κυ-
ριότερα χαρακτηριστικά την
κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο . Και
προέβλεψε ότι τα επόμενα
3-5 χρόνια οι κατασκευές θα
συνεχίζουν να αναπτύσσονται ,

όμως αναπόφευκτα θα υπάρ-
ξει παύση του ρυθμού αυτού
όταν ολοκληρωθούν τα έργα
που χρηματοδοτούνται από το
Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθε
κτικότητας (RRF) . Για τον λόγο
αυτό , οΌμιλος ετοιμάζεται για
την επόμενη μέρα , δρομολο-
γώντας επενδύσεις ύψους €2
δισ . , σε ΑΠΕ και real estate , οι
οποίες θα υλοποιηθούν αξι-
οποιώντας το ανταγωνιστικό
πλεονέκτημα της Aktor στις
κατασκευές .

Φτηνό το real estate στην Ελ-

λάδα θα αυξηθούν και άλλο οι
τιμές εμπορικών ακινήτων
Παράλληλα , ο κ . Εξάρχου σχο-
λίασε ότι το real estate είναι
σήμερα φτηνό στην Ελλάδα
σε σχέση με άλλα κράτη της
Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέ
ρω αύξηση των τιμών κυρίως
των εμπορικών ακινήτων. Ενώ

συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές
ανάγκες στην Αθήνα είναι σή-
μερα υψηλές , γεγονός που θα
φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυ-
ξης στον τομέα αυτό , επιση-
μαίνοντας ότι όσοι επενδύουν
σήμερα στο real estate στην
Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές
αποδόσεις στο μέλλον , που
είναι και ο λόγος για τον οποίο
οΌμιλος Aktor θα επενδύσει
€600 εκατ. στη συγκεκριμένη
δραστηριότητα .

Οι επενδύσεις
στις ΑΠΕ
Παράλληλα , μίλησε και για τις
επενδύσεις ύψους € 1,4 δισ.

στις ΑΠΕ, στις οποίες θα προ-
χωρήσει δυναμικά ο Όμιλος ,

επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα
παρουσιάζει σημαντικό επεν-
δυτικό ενδιαφέρον στον τομέα
αυτό , παρά τα προβλήματα που
υπάρχουν, όπως οι περικοπές
(curtailment) που επηρεάζουν
και δυνατότητα χρηματοδό-
τησης των έργων ΑΠΕ στην
αγορά .
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Π . Λαζαρίδου , ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον
εώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίM
σεις της οικονομίας, με ισχυρέςσυστη

μικέςτράπεζες και 70 δισ. ευρώ χρηματοδό
τηση από την ΕΕ, η Ελλάδα έχει μία ιστορική
ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο
μέλλον» . Με αυτά τα λόγια , η Πηνελόπη Λαζα-
ρίδου, εντεταλμένη σύμβουλος, εκτελεστικό
μέλος καιγενική διευθύντρια Χρηματοοικο-
νομικώνΥπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ,

περιέγραψετονέοεπενδυτικότοπίο που δια
μορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο

συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη .

Αναφερόμενη στις δραστηριότητες της ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ, τόνισε ότι το χαρτοφυλάκιο του ομί

λου περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ . ευρώ ,

τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις πε
ριβαλλοντικές απαιτήσεις. Σε αυτά περιλαμ
βάνονται ενεργειακά καινοτόμα έργα , όπως η

Αμφιλοχία , το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευ-
σης. Έργα διαχείρισης υδάτων, απορριμμάτ
των και αρδευτικά έργα που επίσης αναδει
κνύουν τη στροφή προς μια περιβαλλοντικά
φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και
τα παραδοσιακά έργα μεταφορών, όπως η
εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για
την τοπική κοινωνία Βόρειος ΟδικόςΆξονας
Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο

ΔιεθνέςΑεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι,

κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν
με βάση τις αυστηρότερεςευρωπαϊκές περι-
βαλλοντικές προδιαγραφές .

«Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το
όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά
ευαίσθητη ατζέντα υποδομών, στοχεύοντας
στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και
ανοίγονταςτον δρόμογια ένα πιο βιώσιμο αυτ
ριο. ΟΌμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα
λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένοςώστενα
αποτελέσει την αιχμή του δόρατοςγια την αλ-
λαγή τηςστρατηγικής υποδομών στη χώρα» .

κατέληξε η κυρία Λαζαρίδου .
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UL

THE

UNION2 LEAGUE
CLUB

των συναινετικών αποφάσεων μεταξύ των πολιτικών δυνάμεων.

Στην παρέμβασή του τόνισε ότι «τα συστημικά κόμματα οφείλουν
να επιδείξουν συναίνεση για τις αναγκαίες μεταρρυθμίσεις» και
παράλληλα χαρακτήρισε «αναχρονιστική τη διάκριση ανάμεσα σε
Αριστερά και Δεξιά» , υπογραμμίζοντας ότι «στις σύγχρονες δημο-
κρατίες η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και
λαϊκίστικων πολιτικών» .

«ΣΥΝΑΙΝΕΤΙΚΟΣ» ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ ΑΠΟ ΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ

Περισσότερο πολιτικό παρά οικονομικό ήταν το μήνυμα που επέ-
λεξενα εκπέμψει στη διεθνή επενδυτική κοινότητα ο διοικητής της
Τράπεζαςτης Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, μιλώντας στο συνέδριο
της Capital Link στη Νέα Υόρκη , όπου και βραβεύτηκε (φωτό) . Ο

επικεφαλής της κεντρικής τράπεζας μίλησε για τα άλματα της οικο-
νομίας τα τελευταία χρόνια , τόνισε ωστόσο ότι απαιτούνται μεγάλες
μεταρρυθμίσεις και επιχείρησε να εμφανιστεί ως υπερασπιστής
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Κ. Μαύρος, ΔΕΗ Ανανεώσιμες: Η τριετία των ΑΠΕ από το 2025 έως το 2027

Ο ΌμιλοςΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο
εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025» ,

τόνισε ο διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ
Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά
την παρέμβασή του στο ετήσιο επενδυτικό
συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα,

στη Νέα Υόρκη .

Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι « η Ελλάδα είναι μετα-
ξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο , όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου
στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο τωνΑΠΕ
έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής.

η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε
συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά
μας βασίζεται αποκλειστικά στιςΑΠΕ».

Αυτό , όπως εξήγησε , «δημιουργεί ένα νέο
σημείο εκκίνησηςγια το 2025, καθώς οΌμι
λοςΔΕΗ θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην
ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέρ
γειας» . Σύμφωνα με το στρατηγικό σχέδιοτου
Ομίλου ΔΕΗ , η επόμενη τριετία είναι η τριετία
τωνΑΠΕ στην παραγωγή , της πλήρους απο-
λιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων,

δήλωσε ο Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε

ότι χάρη στις επενδύσειςστιςΑΠΕ σε Ελλάδα
και εξωτερικό, που θα προσθέσουν ενέργεια
9 TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027,

η παραγόμενη ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα

αυξηθεί από τις 20 TWh ετησίως στις 24TWh ,

παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και άλλωνρυπο-
γόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμε
ρα 5TWh . Η ΔΕΗ μέχρι το 2027 θα αναπτύξει
ΑΠΕ ισχύος 6,3 GW στην Ελλάδα και στην
ευρύτερη περιοχή της νοτιοανατολικής Ευ

ρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027.
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Αλ . Εξάρχου , ΑΚTOR:

Συνεχής ανάπτυξη
σε βάθος δεκαετίας

T ην εκτίμηση ότι η ελληνική οικο-
νομία θα συνεχίσει να αναπτύσ

σεται τουλάχιστον έως και το τέλος της
δεκαετίας και πως έχει την ευκαιρία
να ανεβάσει ρυθμούς όσο αλλάζει το
παραγωγικό μοντέλο της χώρας δια-
τύπωσε ο πρόεδρος και διευθύνων
σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, Αλέ-
ξανδρος Εξάρχου , μιλώντας στο 26ο
ετήσιο Capital Link Invest in Greece
Forum , στη Νέα Υόρκη .

Ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR και
μέτοχος -μέσω τηςG1AAD τηςAttica
Bank, που μαζί με τους επιχειρηματίες
Μπάκο – Καϋμενάκη έχουν επενδύσει
πάνω από μισό δισ. ευρώ στις υποδο-
μές και τον τραπεζικό τομέα, σκοπεύ-
οντας να διοχετεύσουν τουλάχιστον
2 δισ . ευρώ επιπλέον στο real estate
και την πράσινη ενέργεια , εμφανίστη
κε αισιόδοξος, σημειώνοντας ωστόσο
πως υπάρχει ακόμη δρόμος έως ότου
ξεπεραστούν όλοι οι σκόπελοι για την
ελληνική οικονομία .

Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον δι
ευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλά

δος, Δημήτρη Κουτσόπουλο, με θέμα τα

επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η
ελληνική οικονομία , ο κ . Εξάρχου ση-
μείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμ-
βάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών και αναγνώρισε ότι η Ελλάδα
έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που
έχουνγια την οικονομία της οι αγορές.

Παράλληλα , ο κ . Εξάρχου τόνισε την
ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μετ
ταρρυθμίσεων στην Ελλάδα , που θα
αντιμετωπίσουν τη γραφειοκρατία και
τις καθυστερήσειςστηναπονομή δικαιο-
σύνης, προτού προσεγγιστείτο ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέουςτο 2032, σχο-
λιάζοντας ταυτόχρονα ότι οι επενδυτές
χρειάζονται ταχύτητα και ασφάλεια .

Αναφερόμενοςστη νέαAttica Bank είπε
ότι είναι η πλέον υγιήςτράπεζα στην Ελ-
λάδα, με ισχυρά κεφάλαια και με σημα-
ντικές προοπτικές ανόδου, εκτιμώντας
ότι θα αναπτυχθείδυναμικά σε έναν του

μέα τον οποίο οι τέσσερις συστημικές
τράπεζες δεν μπορούννα καλύψουν όσο
θα έπρεπε.

Αλέξανδρος Εξάρχου
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Γ. Στουρνάρας

«Η Ελλάδα πρέπεινα
γίνει πιο ανταγωνιστική»

ΤΗΝ ΑΝΑΓΚΗ να αυξήσει τη δι
αρθρωτική ανταγωνιστικότητά της
ώστε να προσεγγίσει τις άλλες ευ-
ρωπαϊκές χώρες τόνισε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννης
Στουρνάρας στην εκδήλωση του
Capital Link στη Νέα Υόρκη επ ' ευ
καιρία της βράβευσής του .

Ανέφερε ότι « παρά όμως τις αδιαμ
φισβήτητες θετικές προοπτικές της
ελληνικής οικονομίας , δεν πρέπει
να αγνοούμε και τις οικονομικές
προκλήσεις που έχουμε μπροστά
μας . Η σημαντικότερη εξ αυτών εί-
ναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών που κατα-
γράφει σήμερα η χώρα (6,2% του
ΑΕΠ το 2023)» .

Και συνέχισε αναφέροντας ότι «ο
ρόλος των επενδύσεων είναι καθο-
ριστικός για τη μελλοντική πορεία
της οικονομίας , την αλλαγή του
αναπτυξιακού προτύπου με έμφα
ση στην αύξηση της παραγωγικό-
τητας , την καινοτομία , την αύξηση
της παραγωγής των διεθνώς εμπο
ρεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,

την αποτελεσματική αντιμετώπιση
της κλιματικής αλλαγής και τη διευ
κόλυνση της πράσινης μετάβασης .

Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς
εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσι
ών οδηγεί στην αύξηση των εξαγω-
γών, σε υποκατάσταση εισαγωγών
και άρα στη μείωση του ελλείμματος
τρεχουσών συναλλαγών. »
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• Γ. Στουρνάρας . Υπέρ της δη-
μιουργίας ευρύτερων πολιτικών συ
ναινέσεων, ώστε να εφαρμοστούν οι
απαραίτητες μεταρρυθμίσεις και να
βελτιωθεί η διαρθρωτική ανταγωνι
στικότητα της χώρας , τάχθηκε ο δι-
οικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Γιάννης Στουρνάρας σε ομιλία του
στην εκδήλωση του Capital Link στη
Νέα Υόρκη , κατά την τελετή βράβευ
σής του . Σελ. 22
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«Η κουλτούρα της πολιτικής
συναίνεσης ενισχύει
την προοπτική ανάπτυξης»
Της ΕΙΡΗΝΗΣ ΧΡΥΣΟΛΩΡΑ

Υπέρ της δημιουργίας ευρύτερων
πολιτικών συναινέσεων, ώστενα
εφαρμοστούν οι απαραίτητες με
ταρρυθμίσεις και να βελτιωθεί η
διαρθρωτική ανταγωνιστικότη-
τα της χώρας , τάχθηκε ο διοικη-
τής της Τράπεζας της Ελλάδος
Γιάννης Στουρνάρας σε ομιλία
του στην εκδήλωση του Capital
Link στη Νέα Υόρκη, κατά την
τελετή βράβευσής του.

Εχοντας βιώσει από πρώτο
χέρι τις συνέπειες της απουσί-
ας συναίνεσης , από τις θέσεις
που κατείχε κατά τη διάρκεια
των μνημονίων, ο κ . Στουρνάρας
επέλεξε να αναδείξει στη χθεσι-
νή ομιλία του το στοιχείο αυτό ,

σημειώνοντας πως στη σύγχρο-
νη εποχή η διάκριση «Αριστερά -
Δεξιά» φαντάζει μάλλον αναχρο-
νιστική και «η κρίσιμη διαφορά
βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων
και λαϊκιστικών πολιτικών, όπως
αποτυπώθηκε στην Ελλάδα με
την κατάρρευση του δικομματι
κού συστήματος και την άνοδο
νέων πολιτικών σχηματισμών
το 2012» . Τόνισε ότι όσο ευρύ
τερες είναι οι πολιτικές θεματι
κές επί των οποίων τα κόμματα
καταφέρνουν να συμφωνήσουν,

τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι
οικονομικές προοπτικές και η
ευημερία . Προειδοποίησε ότι
ενδεχόμενη μεταστροφή προς
ένα διχασμένο και κατακερματι-
σμένο τοπίο στην Ελλάδα , ανά-
λογη με τις εξελίξεις που σημει-
ώνονται σε ευρωπαϊκό επίπεδο,θα έχει καταστροφικές κοινωνι-
κές και οικονομικές επιπτώσεις
στην Ελλάδα, που ήδη πέρασεμια μεγάλη και επώδυνη οικο-
νομική κρίση.

αιτία γι ' αυτό , είπε ο κ . Στουρ
νάρας , είναι ότι η Ελλάδα υπο-
λείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των
περισσότερων ευρωπαϊκών χω-
ρών, παρά τη σημαντική βελτί-
ωση των τελευταίων ετών.- Οι επενδύσεις, παρά την ανά-
καμψη των τελευταίων ετών,
παραμένουν χαμηλότερες από
τον μέσο όρο της Ε.Ε. (15,2%
του ΑΕΠ έναντι 22% το 2023) .

DANNISSTO

Contribution C

Deivmber 2014

NewYorkCity

Ο διοικητής της ΤτΕ Γ . Στουρνάρας
βραβεύτηκε από το Capital Link για
την εξαιρετική προσφορά του στην
Ελλάδα και στην Ευρώπη .

Στη σύγχρονη εποχή
η διάκριση «Αριστερά -
Δεξιά» φαντάζει
μάλλον αναχρονιστική ,

τόνισε ο Γ. Στουρνάρας
μιλώντας στην εκδή

Εκτίμησε ότι τα «συστημικά» λωση του Capital Linkελληνικά πολιτικά κόμματα, έχου
ντας βιώσει ακριβώς αυτή την
κρίση, αναγνωρίζουν την πολι-
τική και οικονομική σταθερό-
τητα και την ευρωπαϊκή πορεία
της χώρας ως αυτονόητους πυ-
λώνες . «Αυτό το γεγονός δημι-
ουργεί μια μοναδική ευκαιρία
για την καλλιέργεια μιας κουλ-
τούρας συναίνεσης στη χώρα
μας» , είπε . Κατονόμασε δε ως
πεδία εφαρμογής μιας τεκμη-
ριωμένης συναινετικής πολιτι-
κής , στη βάση δοκιμασμένων
λύσεων , την αντιμετώπιση της
φοροδιαφυγής , της ανομίας και
ατιμωρησίας , την παιδεία , τη
δικαιοσύνη .

Προηγουμένως είχε μιλήσει
για success story της ελληνικής
οικονομίας , αλλά και για τις οι-
κονομικές προκλήσεις που έχει
μπροστά της :- Η σημαντικότερη είναι το
μεγάλο έλλειμμα του ισοζυγίου
τρεχουσών συναλλαγών, 6,2%
του ΑΕΠ το 2023. Η κυριότερη

στη Νέα Υόρκη .

-- Μια σειρά από φιλόδοξες με
ταρρυθμίσεις πρέπει εξάλλου
να εφαρμοστούν για να εξαλει
φθούν διαρθρωτικές αδυναμίες,
όπως οι καθυστερήσεις στην
απονομή της δικαιοσύνης , η
γραφειοκρατία στη δημόσια
διοίκηση και το έλλειμμα ψη-
φιακών δεξιοτήτων.- Η ανθεκτικότητα του τραπεζι-
κού τομέα πρέπει να ενισχυθεί,
με ποσοτική και ποιοτική βελ-
τίωση της κεφαλαιακής βάσης
των ελληνικών τραπεζών.

Ο κ . Στουρνάρας βραβεύτη
κε από το Capital Link για την
εξαιρετική προσφορά του στην
Ελλάδα και στην Ευρώπη. Με
ταξύ άλλων , αναγνωρίσθηκε η
καθοριστική συνεισφορά του
στην παραμονή της Ελλάδας στο
ευρώ και στην επιστροφή της
στην οικονομική ανάπτυξη και
ευημερία.

INTIME
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ATHEX keeps
rising in the
new week
After the credit rating upgrade for
Greece by Scope Ratings and the
favorable reports on Greek bank
stock prices, the local bourse ex-
tended its rising streak to six ses-
sions onMonday. In this period the
main index has risen by over5% to
highs unseen since late September.

Capital Link's Greek stocks road-"
show in New York, which kicked
off on Monday, could also boost
prices further.

The Athens Exchange (ATHEX)
general index closed at 1,464.98
points, adding 0.58% to Friday's
1,456.52 points. The large-cap FT-
SE-25 index expanded 0.67%, end-
ing at 3,575.82 points.

The banks index grew 1.65%,
thanks to National jumping 3.83%,
Piraeus earning 1.11%, Eurobank
grabbing 0.63% and Alpha fetch-
ing 0.33%.Helleniq Energy soared
3.41%, Lamda Development aug-
mented 2.39%, Ellaktor advanced
223% and Viohalco rose 2.22%, but
Cenergy Holdings conceded 1.85%.

In total 58 stocks secured gains,
26 endured losses and 38 remained
unchanged.

Turnover amounted to 141.6
million euros, up from last Friday's
€ 118.2 million.

In Nicosia, the general index
of the Cyprus Stock Exchange in-
creased 0.06% to close at 212.88
points.
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CAPITAL LINK
Τι υποσχέθηκε
Ο Πρωθυπουργός
σε ξένους επενδυτές
στη Νέα Υόρκη
I. 20, 29



75. ΤΙ ΥΠΟΣΧΕΘΗΚΕ Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ ΣΕ ΞΕΝΟΥΣ ΕΠΕΝΔΥΤΕΣ ΣΤΗ ΝΕΑ...

Μέσο: . . . . . . . . .ΤΑ ΝΕΑ
Ημ. Έκδοσης: . . .10/12/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .10/12/2024
Σελίδα: . . . . . . . . 20

Στο συνέδριο
συμμετείχαν

κορυφαίοι

ΣΥΝΕΔΡΙΟ CAPITAL LINK ΣΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ

Τι υποσχέθηκε στους ξένους επενδυτές ο Κυ

H Ελλάδα βρίσκεται πλέον
στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης

του ευρώ , με το κατά κεφαλήν ΑΕΠ
της να σημειώνει σωρευτική αύξηση
20% μεταξύ 2020 και 2023 , ενώ όπως
πριν από λίγα χρόνια είχα υποσχε

οίκοι , μεγάλεςαθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την

επενδυτικοί

ελληνικές
επιχειρήσεις ,

τραπεζίτες και
στελέχη της

αγοράς

επενδυτική βαθμίδα έτσι και σήμερα
είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλά-
δα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο
ορόσημο : την αναβάθμιση του Χρη-
ματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς» ανέφερε χθες
μεταξύ άλλων με γραπτό του μήνυμα

προς τους διεθνείς επενδυτές ο πρωτ
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης ,

στο 26ο επενδυτικό συνέδριο για την
Ελλάδα της Capital Link που πραγ-
ματοποιείται σε συνεργασία με το
NYSE και την ΕΧΑΕ, στο Metropolitan
Club στη Νέα Υόρκη .

Στο συνέδριο συμμετείχαν κορυ
φαίοι επενδυτικοί οίκοι , μεγάλες
ελληνικές επιχειρήσεις , τραπεζίτες,

κυβερνητικοί αξιωματούχοι και ση-
μαντικά στελέχη της αγοράς , ενώ
στο μήνυμά του , το οποίο διάβασε ο
πρόεδρος της Capital Link Νικόλας
Μπορνόζης , ο Πρωθυπουργός ανέ-

φερε επίσης ότι η ανεργία μειώνεται
δραστικά (περίπου οκτώ ποσοστι-
αίες μονάδες) , όπως και η σχέση
χρέους προς ΑΕΠ που σημείωσε τη
μεγαλύτερη μείωση από οποιαδή-
ποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την
περίοδο 2019-2023 . Πέρυσι μάλιστα
n Economis Intelligence Unit κατέ
ληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα
είναι το έθνος με το πιο βελτιωμένο
επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ
81 χωρών, ενώ ανέφερε πως και το
2024 θα είναι μεταξύ των 10 κορυ
φαίων χωρών παγκοσμίως τα επό
μενα πέντε χρόνια .

ριάκος Μητσοτάκης
Απότην 1η Ιανουαρίου , οι εισφο

ρές κοινωνικής ασφάλισης θα με τ

ωθούν κατά άλλη μία ποσοστιαία
μονάδα , ανεβάζοντας τη συνολική
μείωση στις 5,4 μονάδες , ενώ ο αγώ
νας κατά της φοροδιαφυγής συνε-
χίζεται δυναμικά , την ώρα που την
περίοδο 2024-2028 αναμένεται σε
μέσα επίπεδα πρωτογενές πλεόνα-
σμα +2,5% του ΑΕΠ , δημιουργώντας
τις προϋποθέσεις για να μειωθεί ο
λόγος του ακαθάριστου χρέους προς
το ΑΕΠ κατά ακόμα 20 ποσοστιαίες
μονάδες . Οι αγορές ομολόγων έχουν
λάβει το μήνυμα , ανέφερε ο Πρωθυ

πουργός , καθώς τα ελληνικά κρατικά
ομόλογα δεν τιμολογούνται πλέον
φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη
της ευρωζώνης . Ο ίδιος προσκάλε
σε τους επενδυτές να συνεχίσουν
να επενδύουν στην Ελλάδα ώστε
να κερδίσουν από μια χώρα «που
ανεβαίνει συνεχώς» .

O Filippo Taddei , Managing Direc-
tor τnç Goldman Sachs International,
αναμένει ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει
να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοι-
πης Νότιας Ευρώπης και της ευρω-
ζώνης το 2025 .

ΤΑΣΟΣ ΜΑΝΤΙΚΙΔΗΣ
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Άρωμα Ελλάδας στη Νέα Υόρκη
θες ξεκίνησε το συνέ
δριο της Capital Link

Νέα Υόρκη όπου
συμμετέχουν κορυφαίοι ει-
σηγμένοι όμιλοι . Η διεθνοποί-
ηση της ελληνικής κεφαλαι-
αγοράς θα είναι το θέμα που θα

συζητήσει ο CEO της EXAE μα
ζί με στελέχη της Morgan
Stanley και της Goldman
Sachs , ενώ για τις επενδυτικές
ευκαιρίες θα μιλήσουν στελέ
χη τωνAmbrosia Capital , Bar-
clays , MSCI και NBG Securi-
ties .

Υποδομές , ακίνητα , τεχνολο-

Capital Link

" GREECE - SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE "

26thAnnual Capital Link
Invest in Greece

Forum

LEAD SPONSORS

Monday, December 9, 2024 Metropolitan Club, New York City

GoldmanSachs
TEN

γία, ενέργεια , αγορά ομολόγων, Ελληνικό είναι ακόμα μερικά
από τα θέματα που θα συζητηθούν και θα αναλυθούν. Η ελλη-
νική σημαία θα φανεί και φέτος στις οθόνες του NYSE καθώς ,

όπως και πέρυσι, θα χτυπήσουν το καμπανάκι της λήξης της
συνεδρίασης σήμερα , Τρίτη 10 Δεκεμβρίου , η διοίκηση του
ΧΑμε στελέχη της κυβέρνησης και επιχειρηματίες.

IN COOPERATION WITH NYSE

Συνολικά είκοσι μία εισηγμένες συμμετέχουν στο συνέ
δριο . Πρόκειται για τις Alpha Bank , ΕΧΑΕ , Αεροδρόμιο Αθη-
νών, ΕΥΔΑΠ, Attica Bank, Attica Group, Avax , Dimand , Ελλά-
κτωρ , Eurobank , ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, HelleniQ Energy. Ideal , Άκτωρ,

Lamda , Metlen , Εθνική Τράπεζα , Τράπεζα Πειραιώς , ΔΕΗ και
Trastor.
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1. Η είδηση της ημέραςγια τη στήλη
δεν είναι οικονομική αλλά πολιτι-

κή, που όμως άπτεται άμεσα της οικο-
νομίας. Και μιλάωγιατην αιφνιδιαστική
Παραίτηση του έμπιστου οικονομικού
συμβούλου του πρωθυπουργού , Αλέξη
Πατέλη , από το Μέγαρο Μαξίμου .

που ξεκινά η συζήτηση του
προϋπολογισμού στη Βουλή και
τις ημέρες που θα ανακοινωθούν
φιλολαϊκά μέτρα για τους πελάτες
των τραπεζών. Είναι σαν να θες να
ανατινάξεις το θετικό κυβερνητικό
αφήγημα για την οικονομία . Μπορεί

βέβαια να κάνω και

ιδιωτικές
υποθέσεις

Q

| Ένα καλό σενά-
Τριο -όπως έχει

αποκαλύψει πρώτη η
στήλη « Big Mouth» του
powergame.gr- είναι ο
Αλέξης Πατέληςνα κλεί
νει τώρα τον κύκλο του
ως οικονομικός σύμ
βουλος , να παίρνει μια
πολύμηνη άδεια για να
ξεκουραστεί, ώστενα επιστρέψει θριαμ
βευτικά σε ενάμιση χρόνο από σήμερα
στη θέση του διοικητή τηςΤράπεζαςτης
Ελλάδος , την οποία κατέχει ο ταλαντού-
χος συναγωνιστής Γιάννης Στουρνάρας.
Δεν επιβεβαιώνεται ωστόσο .

Το κακό σενάριο συνδέεται με- κάτι φήμες που κυκλοφορούνγια
έντονες εσωτερικές διαφωνίες καισυ-
γκρούσεις κορυφής στο Μαξίμου το
τελευταίο διάστημα , αναφορικά με τα
σενάρια φορολόγησης των τραπεζών
(«κάηκε») και εν συνεχεία με τα αυστη
ρά μέτρα που προετοιμάζεται να λάβει
η κυβέρνηση και να ανακοινώσει ο
πρωθυπουργός για μείωση προμηθει
ών, επιβολή ΕΝΦΙΑ στα σπίτια που δεν
βγάζουν στην αγορά οι τράπεζες κ.λπ.
Καμία σχέση , μου λένε ...

1. Η ανεπίσημη θέση μιας πολύ και
Πλής πηγής μου στο Μαξίμου είναι

ότι «δεν τρέχει τίποτα, η απόσυρσή του
από την πρώτη γραμμή αποτελεί προ-
σωπική του πρωτοβουλία και δεν υπάρ-
χει το παραμικρό παρασκήνιο» .

1 Ακριβώς το ίδιο μου μετέφερε και- πηγή από το τραπεζικό σύστημα,

η οποία καμία σύνδεση δεν έχει με την
κυβέρνηση . « Πρόκειται για καθαρά
προσωπική του επιλογή , την οποία μου
είχε εκμυστηρευτεί πολύ καιρό τώρα» .

μου είπε ορθά κοφτά .

Παρότι και τους δύο ανθρώπους,
με τους οποίους συνομίλησα , τους
εμπιστεύομαι πολύ , γιατί ξέρουν
«τα πάντα» και ποτέ μα ποτέ δεν
με έχουν « κρεμάσει» , το μόνο
που με «γαργαλάει» να κρατήσω
σοβαρές επιφυλάξεις είναι πως
δεν δηλώνεις παραίτηση από τη
θέση του οικονομικού συμβούλου
του πρωθυπουργού την εβδομάδα

λάθος...

| Ελληνικά χρώματα- και άρωμα θα έχει
σήμερα η χρηματιστηρι-
ακή συνεδρίαση τηςWall
Street. Διότιτοτέλος της
θα κηρύξουν, χτυπώντας
το παραδοσιακό καμπα-
νάκι , μέλη της ελληνικής

αποστολής που συμμετέχει στο συνέδριο
της Capital Link στη Νέα Υόρκη . Στο
roadshow, που ακολουθεί εκείνο του
Λονδίνου , μετέχουν 21 εισηγμένες (οι
μεγαλύτερες και κάποιες «μεγαλομετ
σαίες» δηλαδή) και ενώ χθες έστειλε με
γραπτό του μήνυμα σήμα αισιοδοξίας ο
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης.

[ Προσπαθούσα να καταλάβω τι- συνέβη τον Νοέμβριο και ξαφ-
νικά μέσα σε έναν μήνα υπήρξε ολική
ανατροπή σκηνικού στο Χρηματιστήριο
Αθηνών, με τους ξένους να βγαίνουν
καθαροί πωλητές με476,76 εκατ. ευρώ
(οι μεγαλύτερες εκροές από το 2010) , οι
Έλληνεςνα απορροφούντην προσφορά
και συνολικά η συμμετοχή των αλλοδα
πών χαρτοφυλακίων να υποχωρεί σε
χαμηλά δεκαετίας, στο 44%, όταν όλη τη
χρονιά κυμαινόταν στο 50,8% έως 65,7%.

Την απάντηση την έδωσε ο καλός φίλος,

αναλυτής, ΜάνοςΧατζηδάκης, ο οποίος
παρατήρησε πως όλο αυτό το «ανακά
τεμα» της τράπουλας οφείλεται στην
πώληση της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακής στην
αραβική Masdar. Η συναλλαγή αυτή είχε
κάποιες ιδιαιτερότητες και -σύμφωνα με
τον Μάνο- μία από αυτές είναι ο ελληνι
κός ΑΦΜ του κωδικού της Masdar , n
οποία απέκτησε τα πακέτα των 1,6 δισ .

ευρώ από τους βασικούς μετόχους της
ΤΕΡΝΑ. Σαν να λέμε ότι αντί για κελε-
μπίες οιΆραβες φόρεσαν φουστανέλα ...

—Οι εισροές κεφαλαίων από ξένους- επενδυτές υποχώρησαν έτσι (λογι
στικά ) στα 246 εκατ . ευρώ στο 11μηνο.

Οι συναλλαγές εκτοξεύθηκαν στα 4,15
δισ . ευρώ , που είναι η καλύτερη μηνι
αία επίδοση από τον Μάιοτου 2014 (4,89
δισ . ευρώ ) . Οι μέσες ημερήσιες συναλ-
λαγές με τη συνεισφορά των πακέτων
ανέβηκαν στα 197 εκατ . ευρώ .

Ο... ντετέκτιβ
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Η Ελλάδα θα συνεχίσει
να υπεραποδίδει

AYSE

Goldman
Sachs

MTAN

Η Ελλάδα θα συνεχίσει να
υπεραποδίδει έναντι της
υπόλοιπης νότιας Ευρώ-
πης και της Ευρωζώνης
το 2025 , εκτιμά ο οικο-
νομολόγος της Goldman
Sachs Φίλιπο Ταντέι ,
ενώ προβλέπει περαι-
τέρω αναβάθμιση της
αξιολόγησής της . Οπως
σημείωσε σε πάνελ στο

πλαίσιο του συνεδρίου της Capital Link στη
Νέα Υόρκη, η ευρωπαϊκή οικονομία θα δε
χθεί πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ,

με την ανάπτυξη να κινείται στο 0,8% . Εν
τω μεταξύ , η ελληνική οικονομία βιώνει μια
ευρείας βάσης βελτίωση . Η αγορά εργασίας
έχει το υψηλότερο ποσοστό απασχόλησης
που έχει καταγραφεί ποτέ και , σε αντίθεση
με τις άλλες οικονομίες της περιοχής , η ανά-
καμψη της απασχόλησης συνοδεύεται από
αύξηση της παραγωγικότητας που επωφε
λείται από την άνω του μέσου όρου αύξη-
ση των επενδύσεων . Κατά την άποψή του,

η ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις
δυνατότητες ανάπτυξης , με μια διευρυμένη
ευκαιρία για συνεχή αύξηση των κεφαλαι-
ακών δαπανών.
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ΑΝΑΛΥΣΗ ΕΛΛΗΝΙΚΟ
ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ

Τουλάχιστον 21 εισηγμένες δίνουν σήμερα το « παρών» στη Νέα Υόρκη και ειδικότερα στο 26ο ετήσιο συνέδριο Capital Link

Η ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ

15 οι συνεδριάσεις που απομένουν
στο Χ.Α. μέχρι την Πρωτοχρονιά

Τα εορταστικά ράλι (%) στον Γενικό Δείκτη του Χ.Α.
την τελευταία 6ετία (μεταβολές Δεκεμβρίου)

9,7

1,6

3,0

1,8 1,4

2019 2020 2021

4,5

2022 2023 2024*

* Μέχρι τη συνεδρίαση της 6ης Δεκεμβρίου

ΙΝΤΙΜΕ NEWS/ΚΩΣΤΑΣ ΜΠΑΛΤΑΣ

Χριστούγεννα στο Χ.Α. με 1.500 μονάδες;
Ο γρίφος των αναλυτών για το year-end ράλι με « σύμμαχο» την ψυχολογία και αγκάθι τον τζίρο συναλλαγών

12,6%
η «απόδοση»

με τηνοποία
τρέχει το Χ.Α.
στο 2024.

Του Γεράσιμου Χιόνη
gchionis@naftemporiki.gr

ΜΕ ΤΟΝ ΓΕΝΙΚΟ Δείκτη να έχει επι-
στρέψει πάνω από τις 1.450 μονά
δες για πρώτη φορά από τα τέλη
του Σεπτεμβρίου , το ερώτημα των
περισσότερωναναλυτών, οι οποί
οι αναμφίβολα έχουνπάρει... θάρ-
ρος από το βελτιωμένο κλίμα στο
ταμπλό , είναι κατά πόσο το Χρη-
ματιστήριο Αθηνών προλαβαίνει
να ανακτήσει τις «κορυφές» των
1.502 μονάδων (αγνοούνται από
τον Μάιο ) έως το τέλος του 2024,

προκειμένου να αποχαιρετήσει
ιδανικά τη φετινή σεζόν.

Μπορεί οι εναπομείνασες συ-
νεδριάσεις να μηνείναι πολλές σε
αριθμό (12 έως τα Χριστούγεννα
και 15 έως τηνΠρωτοχρονιά) , αλ-
λά η βραχυπρόθεσμηψυχολογία
αφήνει όλα τα σενάρια ανοιχτά.

Ιδίως αν αναλογιστούμετο πατρο-
παράδοτο «έθιμο» του Santa Claus
ή year-end ράλι, το οποίο βοηθά
τους traders να βελτιώσουν τις
αποδόσεις των χαρτοφυλακίων
τους . Βέβαια , ας μην ξεχνάμε ότι
Ο τζίροςτων τελευταίων συνεδρι-
άσεων του έτους συνηθίζεται να
υποχωρεί σε επίπεδα αισθητά
κάτω των 100 εκατ. ευρώ - εξέλι
ξη μάλλον αποθαρρυντική για
την προσπάθεια επίτευξης ενός
νέου ρεκόρ . Σε κάθε περίπτωση,

οι περισσότερες ενδείξεις , παρά
τις γεωπολιτικές (και όχι μόνο)
προκλήσεις στο εξωτερικό, είναι
με το μέρος των αγοραστών. Game
changer, όπως αποδείχθηκε καθ᾿

όλη τη διάρκεια της προηγούμε
νης εβδομάδας , αποτελεί η «αφύ-
πνιση» των τραπεζών, καθώς η
επίσημη διάψευσητων σεναρίων
περί έκτακτης φορολόγησης έχει
απελευθερώσει σημαντικές δυ-
νάμεις , οι οποίες όχι μόνο έχουν
οδηγήσει σε ανάκαμψη από τα
πρόσφατα ναδίρ , αλλά έχουνγε-
φυρώσει το μεγαλύτερο μέρος
της απόστασης από τις φετινές
«κορυφές» . Και όπως συμβαίνει
κάθε φορά , όταν οι τράπεζες ανε-
βαίνουν, αυτομάτως ανεβαίνει και
η υπόλοιπη αγορά.

«Το ερώτημα είναι αν η ανοδι
κή κίνηση που ξεκίνησε , με την
J.P.Morgan να συστήνει στάση
overweight για τους ελληνικούς
τίτλους , θα έχει διάρκεια , διαμορ
φώνοντας τις προϋποθέσεις για
ένα year-end-rally, με στόχο την
αναμέτρηση με την περιοχή των
1.500 μονάδων» τονίζει ο Δημή
τρης Τζάνας της ΚύκλοςΧρηματι
στηριακή , προσθέτοντας ότι πρό
κειταιγια ένα εγχείρημα το οποίο
θα απαιτήσει τη διατήρηση της
θετικής επενδυτικής ψυχολογί
ας με τη συμμετοχή και των εγ
χώριων «παικτών» . Η επιστροφή

της συνολικής κεφαλαιοποίησης
σε επίπεδα άνω των 100 δισ. ευ-
ρώ , καθώς και η επαναφορά των
φετινών αποδόσεων σε διψήφια
επίπεδα (+ 12,6% ) αποτελούνενδει
κτικά σημάδια της βελτιωμένης
ψυχολογίας, η οποία εξακολου
θεί να μην επηρεάζεται από τις
εξωγενείς αναταράξεις. Άλλωστε,

παρά την πρόσφατη άνοδο , είναι

>100
ΔΙΣ . ΕΥΡΩ
η τρέχουσα

κεφαλαιοποίηση του
Χρηματιστηρίου Αθηνών

κοινό μυστικό ότι οι αποτιμήσεις
των εισηγμένων παραμένουν ελ-
κυστικές , απολαμβάνοντας ση-
μαντικό discount σε σχέση με τις
ομοειδείς εταιρείες στην Ευρώπη
- πόσο μάλλον στις ΗΠΑ.

Ολοζώντανο το ράλι
«Το δομικό bull market του Χ.Α.
παραμένει ολοζώντανο , έστω και
ανη πολύμηνη συσσώρευση της

τιμής του Γ.Δ. σε οριζόντιο εύρος
έχει "κουράσει" . Η εντυπωσιακή
κερδοφορία αποτελεί το "καύσι
μο" που ουσιαστικά συντηρεί τη
θεμελιώδη αισιοδοξίαγια αρκετές
εισηγμένες , ενώ το φετινό και πο-
λυετές υψηλό των 1.502 μονάδων
δεν βρίσκεται και σε... απαγορευ-
τική απόσταση» εξηγεί , από την
πλευρά του , ο πιστοποιημένος
αναλυτής Πέτρος Στεριώτης , κάνο-
ντας την καθιερωμένη εβδομαδιαία
ανασκόπηση . Αυτήν τη στιγμή , η
ελληνική αγορά καλείταιναδιανύ
σει περίπου 50 μονάδες ή αλλιώς
3,2% προκειμένουνα φθάσει στον
πολυπόθητο στόχο . Ωστόσο , είτε
τα καταφέρει είτε όχι , δεν πρέπει
να παραβλέπουμε τογεγονός ότι
το Χ.Α. θα αποχαιρετήσει , εκτός
συγκλονιστικού απροόπτου , το
4ο συνεχόμενο κερδοφόρο έτος ,

καταγράφοντας σωρευτική μετα-
βολή σχεδόν 100% μέσα σ ' αυτήν
την τετραετία , καθώς μην ξεχνά-
με ότι ο Γ.Δ. βρισκόταν μόλις στις
736 μονάδες στατέλητου 2020. Η
βελτίωση είναι θεαματική , όπως
επίσης και οι αποδόσεις που
έχουν εξασφαλίσει όσοι θαρρα
λέοι επενδυτές αγόρασαν μέσα
στο πανδημικό 2020 .

Από την άλλη πλευρά, βεβαί-
ως , όλα τα παραπάνω δεν αποτε-
λούν άλλοθι για να κάνουμε τα...
στραβά μάτια στους κινδύνους

και στις ανορθογραφίες. Μπορεί
οι αποτιμήσεις να είναι ελκυστι
κές , τα μερίσματα να εξελίσσονται
απολύτως ικανοποιητικά (πέριξή
και υψηλότερα των 4 δισ . ευρώ)
και οι αποδόσεις να αποδεικνύο-
νταιγενναιόδωρες , αλλά η απου
σία ενός δυναμικού εγχώριου
επενδυτικού κοινού αποτελείεγ
γενές πρόβλημα, το οποίοχρήζει
αντιμετώπισης , προκειμένου να
αλλάξουμε επίπεδο . Την ίδια στιγ
μή, η ευαισθησία των ελληνικών
μετοχών σε αρνητικά συμβάντα
από το εξωτερικό θα πρέπει πά
ντα να λαμβάνεται υπόψη.

Ραντεβού στη Ν . Υόρκη
Η νέα εβδομάδα , στο μεταξύ , ξε
κινά με ακόμη ένα μεγάλο « ραντε
βού» για τις εισηγμένες , καθώς
σήμερα λαμβάνει χώρα στη Νέα
Υόρκη το 26ο ετήσιο συνέδριο
Capital Link, το οποίο διεξάγεται
με τις ευλογίες του NYSE και της
ΕΧΑΕ . Το «παρών» δίνουν τουλά-
χιστον 21 εισηγμένες, ανάμεσα
στις οποίες συγκαταλέγεται όλη
η « αφρόκρεμα» της ελληνικής κε
φαλαιαγοράς , η οποία συνεχίζει
την προσπάθεια προσέλκυσης
«φρέσκων» και ποιοτικότερων
κεφαλαίων, εν αναμονή και της
διαδικασίας μετάβασης από τις
Αναδυόμενες στις Αναπτυγμένες
Αγορές. [SID:24094753]
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ΤΙ ΑΠΕΙΛΕΙ ΤΙΣ ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΕΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΕΣ - Η ΓΑΛΛΙΑ, Η ΓΕΡΜΑΝΙΑ ΚΑΙ ΕΜΕΙΣ

Σήμα κινδύνου γιατην Ευρώπη
ΦΡΕΝΤΕΡΙΚ ΣΑΒΙΚΙ

Καθηγητής Sciences Po, Παρίσι

«Δεννομίζωότι ο Μακρόν
θα ολοκληρώσει
τη θητείατου»

ΚΟΡΝΕΛΙΑ ΒΟΛ
Πρόεδρος Hertie School , Βερολίνο

«Η γερμανική κυβέρνηση
να ακούσει τις ανησυχίες

των πολιτών»

ΜΑΡΤΙΝ ΓΟΥΛΦ
Συγγραφέας και αναλυτής
«Αν αποτύχουμε,

η φλόγα της ελευθερίας
θα σβήσει»

ΒΛΑΝΤΙΣΛΑΒ ΖΟΥΜΠΟΚ
Καθηγητής LSE

«Η διαμάχη Ρωσίας
- Δύσης μπορεί να

διαρκέσει δεκαετίες»

ΤΖΟΝ ΠΟΛΣΟΝ
Πρόεδρος Paulson & Co

«Το κλειδίγιανα μη
μείνει πίσω η Ευρώπη

από ΗΠΑ και Κίνα»

ΑΚΟΜΗ Β. Γεωργιάδου, Τζ . Ρόμπερτς, Πλ. Τόντσεφ , ΡΕΠΟΡΤΑΖ Μ. Παπαθανασίου, Μ . Καραούσου , Στρ. Αγγελής, Αλ. Καψύλης , Ι . Κλεφτόγιαννη, Τ . Μαντικίδης , Αλ. Τόμπρα
ΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗ ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ - ΠΑΡΙΣΙ Σ . Μιχαλόπουλος → ΣΕΛ. 4, 6, 8-10, 12, 14-16 , + ΟΤ ΣΕΛ. 8-9
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Κυριακή 8 Δεκεμβρίου 2024 ΤΟ ΒΗΜΑ

Σήμα κινδύνου
Το ιδεολογικοπολιτικό ζήτημα

Τι απειλεί τις δημοκρατίες της Δύσης

Η ήσυχη πόλη της Βαϊμάρης
φέρει βαρύ ιστορικό φορτίο
καθώς εκεί γεννήθηκε το
1919 η εύθραυστη γερμανική
δημοκρατία που κατέρρευσε
από την επέλαση του
ναζιστικού κόμματος

oForeign Policy Research
Institute, μιαμη κομματ
τική δεξαμενή σκέψης
που εστιάζει σε θέματα

εθνικής ασφάλειας και εξωτερι
κής πολιτικής των ΗΠΑ, πραγμα-
τοποίησε το 2022 μια εκδήλωση
με θέμα « Βαϊμάρη Forever: Πώςο
σημερινός κόσμος προσομοιάζει
με τη Δημοκρατία της Βαϊμάρης» .

Ομιλητής ήταν ο συγγραφέας
Ρόμπερτ Ντ . Κάπλαν , ο οποίος
διαπίστωσε ορισμένες ανησυ
χητικές αναλογίες του κόσμου
σήμερα με εκείνον της εποχής
της πρώτης κοινοβουλευτικής
δημοκρατίας στη Γερμανία μετά
το τέλος του Kaiserreich.

Τα δεδομένα εκείνης της
εποχής, όπως η αγεφύρωτη πολι-
τική πόλωση , η βαθιά παγκόσμια
ύφεση και οι έντονες κοινωνικές
ανισότητες που έδωσαν ώθηση
σε εξτρεμιστικές και εγκλημα-
τικές δυνάμεις να αναδειχθούν
στην πολιτική αρένα είναι πολύ
διαφορετικά από αυτά που υπάρ-
χουν σήμερα .

Ωστόσο , εντοπίζονται κάτ
ποιες «ενδιαφέρουσες ομοιό-
τητες» που επικαιροποιούν και
ταστάσεις ευθραυστότητας του
δημοκρατικού συστήματος ακό-
μη και στην καρδιά του δυτικού
κόσμου . Οι συνθήκες της παγκο-
σμιοποίησης , της γεωπολιτικής
«συμπίεσης» και των τεχνολο
γικών αλλαγών, σύμφωνα με τον
Κάπλαν, σε συνδυασμό με την
αύξηση της επιρροής των μέσων
κοινωνικής δικτύωσης και τη δρα-
ματική μείωση της εμπιστοσύνης
στους πολιτικούς θεσμούς, επι
δεινώνουν την πολιτική πόλωση
και διαβρώνουν την κοινωνική
συνοχή.

Η συζήτηση γύρω από την
πιθανότητα αναβίωσης στη ση
μερινή συγκυρία του «φαντάσμα-
τος της Βαϊμάρης» , συνθηκών
δηλαδή που επικρατούσαν στη
Γερμανία την περίοδο της Ανά
πήρης δημοκρατίας της Βαϊμάρης
(Heinrich A. Winkler, εκδ . Πόλις,

2011 ) , έχει κάνει το ντεμπούτο
της στον ευρωπαϊκό Τύπο – από
το σοσιαλδημοκρατικό Vorwärts
μέχρι την αστική συντηρητική
FAZ .

Παρότι οι τόνοι στα δημοσι

εύματα αυτά είναι διερευνητικοί
και κριτικοί αποφεύγοντας τις
στείρες ιστορικές αναλογίες, προ-
βληματίζουν ωστόσο η επίμονη
και ταυτόχρονη ύπαρξη φαινο-
μένων όπως είναι η αποσύνδεση
των ψηφοφόρων από τα κόμμα
τα, ο εντεινόμενος κομματικός
κατακερματισμός με υποχώρηση
αφενός της εκλογικής δύναμης
των παραδοσιακών κυβερνητι
κών κομμάτων και αφετέρου της
εντυπωσιακής εκλογικής ανόδου
της άκρας δεξιάς.

Τα φαινόμενα αυτά , σε συν-
δυασμό με την ανάδειξη ενός
ιδεολογικά ανομοιογενούς και
πολιτικά αδίστακτου δικτύου αυτ
ταρχικών ηγετών και καθεστώ
των – όπως της Ρωσίας , της Κίνας,

του Ιράν, αλλά και της Ουγγαρίας ,

της Πολωνίας, της Σερβίας, της
Λευκορωσίας , χωρών της Λατινι-

Η τακτική
δυσφήμησης της
δημοκρατίας, η

οποία προβάλλεται
από το δίκτυο

των λαϊκιστικών
και αυταρχικών

κής Αμερικής, κ.λπ. - που ηΑνν καθεστώτωνανά τονΑπλμπαουμ αποκαλεί Απολυ
ταρχία Α.Ε. (εκδ . Παπαδόπουλος
2024 ) , δημιουργούν αβεβαιότητα
ως προς την ανθεκτικότητα των
δημοκρατικών αξιών και αμηχα-
νία ως προς τον τρόπο ανάσχεσης
της αυταρχικής επιρροής .

Η νίκητου Ντόναλντ Τραμπ
θέτει με ακόμη πιο επιτακτικό
τρόπο το ζήτημα της αποδοχής
και διάδοσης των αυταρχικών
προτύπων καλλιεργώντας φό
βους για ένα πλανητικό πολιτικό
ντόμινο όσον αφορά τη χαλάρω-
ση των δημοκρατικών αξιών και

κόσμο ως ανίσχυρη
να προασπίσει

τηνεθνική
κυριαρχία και τις

παραδοσιακές αξίες
καινα ικανοποιήσει

τις ανάγκες των
πολιτών, βρίσκει
εύφορο έδαφος

υπονόμευσης της δημοκρατίας
παγκοσμίως.

Η τακτική δυσφήμησης της
δημοκρατίας , η οποία προβάλλε
ται από το δίκτυο των λαϊκιστι-
κών και αυταρχικών καθεστώτων
ανά τον κόσμο ως ανίσχυρη να
προασπίσει την εθνική κυριαρχία
και τις παραδοσιακές αξίες και
να ικανοποιήσει τις ανάγκες των
πολιτών, βρίσκει εύφορο έδαφος
σε μια συγκυρία παρατεταμένης
ρευστότητας στις δημοκρατίες
του δυτικού κόσμου: μόνο την
τελευταία δεκαετία στην Ευρώπη
υπήρξαν περισσότερες από τρι-
άντα περιπτώσεις πρόωρης προ-
σφυγής στις κάλπες, απόρροια
πολιτικών και οικονομικών κρί-
σεων και αυξημένης κοινωνικής
δυσαρέσκειας , ενώ στη χορεία
τωνχωρών με πολιτική αστάθεια
συγκαταλέγονται πλέον και πά-
λαι ποτέ σταθερές δημοκρατίες,
όπως η Γαλλία και η Γερμανία.

Η τελευταία βρίσκεται καθ '

οδόν για πρόωρες εκλογές μετά
την κατάρρευση του τρικομματι
κού κυβερνητικού συνασπισμού
Σοσιαλδημοκρατών, Πράσινων
και Φιλελεύθερων. Το ενδεχό
μενο , ωστόσο, οι εκλογές που
θα λάβουν χώρα τους πρώτους
μήνες του επόμενου χρόνου να
μην μπορέσουν να θεραπεύσουν
το πρόβλημα κυβερνησιμότητας
που ταλανίζει τη Γερμανία και ο
σχηματισμός κυβέρνησης να απο
δειχθεί ένα εξίσου δύσκολο παζλ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΑ
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και μετά τις επερχόμενες εκλογές
αποτελεί ένα πιθανό σενάριο , ευ-
νοϊκό μάλιστα για τις προοπτικές
της ακροδεξιάς Εναλλακτικήςγια
τη Γερμανία (AfD).

Το πρόβλημα της κυβερνη-
σιμότητας αρχίζει να απασχολεί
και την εγχώρια πολιτική σκηνή.

Παρότι το εκλογικό ραντεβού
είναι για το καλοκαίρι του 2027
και η παρουσία της Νέας Δημο
κρατίας εμφανίζεται ισχυρή αλλά
όχι πλέον κυρίαρχη, τα δεδομένα
έχουν χαρακτηριστικά ρευστότη-
τας όσον αφορά τόσο την ανθε-.
κτικότητα της κυβέρνησης όσο
και τη δυναμική της αντιπολίτευ
σης . Ένα ζήτημα που απασχολεί
είναι ο κομματικός κατακερματ
τισμός με - βάσει των τελευταί
ων δημοσκοπήσεων – εννέα με
δέκα κόμματα να υπερβαίνουν
το όριο του 3% που εξασφαλίζει
κοινοβουλευτική εκπροσώπηση,

εκ των οποίωντα τρία βρίσκονται
δεξιότερα της Νέας Δημοκρατί
ας συγκεντρώνοντας αθροιστικά
στην εκτίμηση ψήφου από 16,5
έως 19 ποσοστιαίες μονάδες , ενώ
ένα αντίστοιχο ποσοστό συγκε-
ντρώνουν τα κόμματα με δυνη
τική κοινοβουλευτική παρουσία
στα αριστερά του ΣΥΡΙΖΑ.

Με χαρακτηριστικά πολιτι-
κού «ταραξία» τα περισσότερα
από αυτά τα κόμματα στα έσχατα
του ιδεολογικο-πολιτικού άξο
να, όχι μόνο οι κοινοβουλευτι-
κές λειτουργίες αλλά και η ίδια
η διακυβέρνηση θα καταστούν
πιο περίπλοκες ως διαδικασίες,
ενώ η έκλυση ριζοσπαστικού-
λαϊκιστικού λόγου και αντίστοι-
χων πρακτικών μπορεί να πλή
ξουν καίρια την ποιότητα της
δημοκρατίας .

Αν οι «συνθήκες Βαϊμάρης»
είναι μακρινές, οι πολιτικές ακρό-
τητες της πρώτης Μνημονιακής
περιόδου παραπέμπουν σε κοντι
να βιώματα που η Δημοκρατία
έχει ευθύνη να μη διευκολύνει
την εργαλειοποίησή τους .

Η κυρία Βασιλική Γεωργιάδου
είναι καθηγήτρια Πολιτικής
Επιστήμης στο Πάντειο
Πανεπιστήμιο, διευθύντρια και
πρόεδρος του Εθνικού Κέντρου
Κοινωνικών Ερευνών (ΕΚΚΕ) .
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ΣΗΜΑ ΚΙΝΔΥΝΟΥ
Οι ανησυχίες των Βρυξελλών
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Ο Εμανουέλ
Μακρόν στο

βήμα του
Ευρωκοινο
βουλίου . Οι
Βρυξέλλες

δεν κρύβουν
την ανησυχία

τους για τις
εξελίξεις

στη γαλλική
πολιτική σκηνή

«Τάσειςνευρικής
παράλυσης» στην Ευρώπη
Ευρωπαίοι αξιωματούχοι μιλούν για τις νέες ισορροπίες
στην ΕΕ μετά το αδιέξοδο στη γαλλική πολιτική σκηνή,
την πρόσφατη διάλυση του γερμανικού κυβερνητικού
συνασπισμού και την έλευση Τραμπ στον Λευκό Οίκο -
Ο κίνδυνος από την αντίδραση των αγορών και η ενίσχυση
των Ανατολικοευρωπαίων

ΑΠΟΣΤΟΛΗ Βρυξέλλες - Παρίσι
Σαράντης Μιχαλόπουλος

Tτοχάος στη γαλλική πολι-
τική σκηνή μετά την κατ
τάρρευση της κυβέρνησης
του Μισέλ Μπαρνιέ σε

συνδυασμό με τη γερμανική εσω-
στρέφεια εν όψει των ομοσπονδι-
ακών εκλογών του Φεβρουαρίου
έχουν εγείρει ερωτήματαγια την
εξέλιξη του ευρωπαϊκού εγχειρή-
ματος, ενώ κάποιοι βλέπουν ως και
ανατροπή των ισορροπιών ισχύος
εντός της Γηραιάς Ηπείρου.

«Από την εκλογή του Ντόναλντ
Τραμπ και μετά, οι μεγάλες ευρω-
παϊκές κυβερνήσεις δείχνουν τά
σεις νευρικής παράλυσης» λέει στο
«Βήμα» ευρωπαίος αξιωματούχος ,

διατηρώντας την ανωνυμία του .

Πρόσθεσε ότι συνιστά απόλυτη
ανάγκη η αποκατάσταση της στα
θερότητας στο Βερολίνο και στο
Παρίσι , τις « ατμομηχανές» , όπως
είπε, της Ευρώπης, προκειμένου
η τελευταία να αντιμετωπίσει το
νέο διεθνές περιβάλλον.

Τι φοβούνται οι Βρυξέλλες
Ο κύριος φόβος των Ευρωπαίων
είναι μια «παρατεταμένη πολι-
τική κρίση» στη Γαλλία, δεδομέ

νης της δυσκολίας σχηματισμού
κυβέρνησης σταθερής πλειοψη
φίας. Κάποιοι θεωρούν ότι ανε-
ξάρτητα από την κυβέρνηση και
τον πρωθυπουργό , τα άκρα του
γαλλικού πολιτικού φάσματος -
ειδικά η γαλλική Ακροδεξιά της
Μαρίν Λεπέν – θα «περιμένουν
στη γωνία» και θα κλιμακώνουν
τις αντιδράσεις όσο πλησιάζουν
οι προεδρικές εκλογές του 2027.

«Μια καταδίκη της Λεπέν τον
Μάρτιο αναφορικά με το σκάνδαλο
(για την υπεξαίρεση χρημάτων από

το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο)πουφέ-
ρεται να έχει εμπλακεί θα της στερή-
σει το δικαίωμα να κατέβει υποψήφια

στις προεδρικές εκλογές [...]και εκεί
θα επιδιώξει να σπείρει το χάος στη
Γαλλία» προσθέτει ο ευρωπαίος
αξιωματούχος . Η ηγέτης της ακρο-
δεξιάς Εθνικής Συσπείρωσης (RN)

την απόφαση του δικαστηρίου.

σε όλη τη χώρα διαφημίζοντας το
νέο του βιβλίο.

Σε οικονομικό επίπεδο , πη-
γές της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
επισημαίνουν ότι οι Βρυξέλλες θα
δείξουν κατανόηση αναφορικά με
το αδιέξοδο στην έγκριση του προ-
ϋπολογισμού στη Γαλλία.

B

Ο πρόεδρος Εμανουέλ Μα

Χώρες σαν την
Πολωνία - η οποία
αναλαμβάνει
την εξάμηνη
εκ περιτροπής

αναμένει στις 31 Μαρτίου 2025 προεδρία της ΕΕ
τον Ιανουάριο –
ευνοούνται από τηνΩστόσο , φημολογείται έντονα

και το σενάριο «εμφυλίου» εντός
της γαλλικής Ακροδεξιάς, με τον
πρόεδρο της RN Ζορντάν Μπαρ-
ντελά – ο οποίος σε θέματα οι-

-

πολιτική αστάθεια
στη Γαλλία, διότι

κονομίας είναι πιο φιλελεύθερος αυτή συνεπάγεται
και μειωμένη

από τη Λεπέν – να περιμένει να
αδράξει την ευκαιρία σε περίπτω-
ση καταδίκης της Λεπέν. Ηδη το
τελευταίο διάστημα, ενώ ηΛεπέν γαλλική επιρροή

στα ευρωπαϊκάασχολείται με τις δικαστικές της
υποθέσεις , ο Μπαρντελά έχει ξε-
κινήσει επικοινωνιακή εκστρατεία δρώμενα

κρόν δήλωσε ότι ο προϋπολογι
σμός του 2025 , που θα καταρτιστεί
από τη νέα κυβέρνηση, όταν αυτ
τή σχηματιστεί , θα ψηφιστεί τον
Ιανουάριο .

Ωστόσο, εάν δεν βρεθεί λύση
εντός λογικών χρονικών ορίων, η
αρνητική αντίδραση των αγορών
ανησυχεί τις Βρυξέλλες, και ειδικά
το σενάριο «spill-over» , δηλαδή
διάχυσης, στην υπόλοιπη ευρω-
Ζώνη . Ο Τεό Λαρί, αναλυτής του
think-tank Martens Centre, που
ιδεολογικά βρίσκεται κοντά στο
κεντροδεξιό Ευρωπαϊκό Λαϊκό
Κόμμα (ΕΛΚ), είπε στο « Βήμα»
ότι είναι προφανώς ανησυχητικό
για όλους τους Ευρωπαίους όταν
ένα κράτος-μέλος περνά μέσα από
εσωτερική πολιτική αναταραχή
και «ακόμη περισσότερο όταν είναι
μια μεγάλη χώρα όπως η Γαλλία».

«Ο καθοριστικός παράγοντας θα
είναι το πόσο γρήγορα ο πρόεδρος
Μακρόνμπορεί να βρει έναν πρωθυ
πουργό που θα καταφέρει να βρει τρό
πο να εργαστεί στην επί του παρόντος
διαλυμένη Εθνοσυνέλευση. Αυτό θα
έχει άμεση επίδραση στην εμπιστο
σύνη των διεθνών αγορών στη Γαλλία,
και κατά συνέπεια στην ευρύτερη ΕΕ»
τόνισε ο Λαρί . Πρόσθεσε, ωστόσο,
ότι αν η παρατεταμένη πολιτική
αστάθεια οδηγήσει σε υποβάθ
μιση της εμπιστοσύνης από τους
πιστωτές και αυξήσει το φάσμα
μιας κρίσης χρέους, τότε η ΕΕ θα
πρέπει να βάλει σε αναμονή τα φιλό
δοξα σχέδιά της, όπως για παράδειγμα
τη στρατηγική αυτονομία, προκειμέ
νου να επικεντρωθεί στη διαχείριση
κρίσεων».

Αναδυόμενοι ατλαντιστές
Ο γαλλογερμανικός άξονας απο-
τέλεσε κινητήρια δύναμη του ευ
ρωπαϊκού εγχειρήματος από την
έναρξή του. Ωστόσο η σημερινή

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΑ
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έλλειψη ισχυρής πολιτικής ηγε
σίας στο Παρίσι, σε συνδυασμό
με την οικονομική αποδυνάμω
ση της Γερμανίας μετά τον πό
λεμο της Ρωσίας στην Ουκρανία,

οδηγούν σταδιακά και σε αλλαγή
των ισορροπιών εντός της ΕΕ και
το ερώτημα πουτίθεται είναι εάν
το ευρωπαϊκό οικοδόμημα μπορεί
να εξελιχθεί ανεξάρτητα. Οι χώρες
της Ανατολικής Ευρώπης, γνωστές
για τη φιλοατλαντική στάση τους,

αποσκοπούν να καλύψουν το κε
νό ισχύος που δημιουργείται, ιδί-
ως μετά και την έλευση του Ντό-
ναλντ Τραμπ στον Λευκό Οίκο.

Μάλιστα χώρες σαν την Πο-
λωνία - η οποία αναλαμβάνει την
εξάμηνη εκ περιτροπής προεδρία
της ΕΕ τον Ιανουάριο – ευνοούνται
από την πολιτική αστάθεια στη
Γαλλία διότι αυτή συνεπάγεται και
μειωμένηγαλλική επιρροή στα ευ
ρωπαϊκά δρώμενα. Ηδη η Ευρωπα-
ϊκή Επιτροπή αγνόησε επιδεικτικά
εντός της εβδομάδας την έντο-
νη αντίθεση της Γαλλίας για την
εμπορική συμφωνία « Mercosur»
της ΕΕ με χώρες της Λατινικής
Αμερικής. Ενώ το Παρίσι παρέλυε ,

η πρόεδρος της Κομισιόν Ούρσου-
λαφονντερ Λάιενυπέγραψε στην
Ουρουγουάη τη συμφωνία αψηφώ
ντας το γαλλικό «όχι» .

Επίσης, αρκετοί στις Βρυξέλ
λες θεωρούν ότι , δεδομένου του
εκνευρισμού των Ρεπουμπλικα-
νών με τη γερμανική διαχείριση
της Ουκρανίας όλα αυτά τα χρό-
νια επί καγκελαρίας της Ανγκελα
Μέρκελ – και δη λόγω του αγω-
γού Nord Stream II -, ο πρόεδρος
Τραμπ θα είναι πολύ πιο εύκολο
να μιλήσει στη Βαρσοβία παρά
στο Βερολίνο για ευρωπαϊκά ζη-
τήματα.

-

Ποια «στρατηγική
αυτονομία»;
Επιπρόσθετα , ο αποδυναμωμέ
νος Μακρόν δεν έχει την ισχύ να
στηρίξει τη γραμμή της «στρατη
γικής αυτονομίας» της ΕΕ , ειδικά
σε θέματα άμυνας . Μέχρι πρόσφα-
τα ο γάλλος πρόεδρος μπλόκαρε
τη δυνατότητα σε μη ευρωπαϊκές
εταιρείες να συμμετέχουν σε ευ
ρωπαϊκούς διαγωνισμούς εξοπλι-
σμών, επιμένοντας στη γραμμή
«buy European» . Ωστόσο , η Ανα-
τολική Ευρώπη πίεσε – ειδικά η
Πολωνία – και κάμφθηκε ηγαλλική
επιμονή . «Η ευρωπαϊκή αμυντική
βιομηχανία δεν έχει τέτοια δυνατότη-
τα παραγωγής που να αντανακλά τις
ανάγκες της Ευρώπης, γι ' αυτό πρέπει
να ανοιχτούμε στις ΗΠΑ»σχολίασε
σχετικά πολωνός διπλωμάτης.

-

Κληθείς να σχολιάσειτιςδια-
φαινόμενες νέες ισορροπίες εντός
της Γηραιάς Ηπείρου, ο Τεό Λαρί
σημείωσε ότι «μόνο και μόνο επει
δή ο παραδοσιακός γαλλογερμανικός
κινητήρας της ΕΕ μπορεί να έχει κάτ
ποιες δυσκολίες, αυτό δεν σημαίνει ότι
η ΕΕ δενέχει άλλους πόλους επιρρο
ής. Έχουμε δει τιςανατολικέςχώρες να
αποκτούν ισχυρότερη φωνή μετά την
εισβολή της Ρωσίας στην Ουκρανία
το 2022 και αναμένω ότι η φωνή τους
θα συνεχίσει να δυναμώνει σεθέματα
πέρα από την άμυνα και τις εξωτερικές
σχέσεις» κατέληξε.

ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΑΚΟΜΗ
Η ανησυχία των αγορώνγια την
πολιτική περιδίνηση της Γαλλίας
ΟΙ Σ. 8-9
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Της Μαρίλιας Παπαθανασίου

ντός των επόμενων
ημερών» προτίθεται

να διορίσει νέο πρω-
θυπουργό ο γάλλος

πρόεδρος ΕμανουέλΜακρόν,και
θώς η χώρα δεν μπορεί να μείνει
ακυβέρνητη μετά την πτώση της
μειοψηφικής κεντρώας κυβέρνη-
σης του Μισέλ Μπαρνιέτην πε-
ρασμένη Τετάρτη. Η κυβέρνηση
έπεσε μετά από πρόταση μομφής
που ψήφισαν ο αριστερός συνασπι

σμός ΝέοΛαϊκό Μέτωπο (NFP) και
η ακροδεξιά Εθνική Συσπείρωση
(RN) με αφορμή τονπροϋπολογι-
σμό του 2025.

Μόνον που το πρόβλημα που
προκάλεσε η πτώση της δενείναι
ούτε απλό, ούτε εύκολο να λυθεί. Ο
Μακρόν, στο τηλεοπτικό διάγγελ
μά του την Πέμπτη, διαβεβαίωσε
ότι περί τα μέσα Δεκεμβρίου θα
κατατεθεί « ειδικός νόμος» ώστε
να διασφαλιστεί η συνέχεια του
κράτους και ότι στις αρχές τουνέου
έτους η νέα κυβέρνηση θαπαρου-
σιάσει νέο προϋπολογισμό. Μικρή
λεπτομέρεια: για να παρουσιαστεί
νέος προϋπολογισμός , θα πρέπει
στο μεταξύ να έχει σχηματιστεί
νέα κυβέρνηση .

Έργο εξαιρετικά δύσκολο , και
θώς κανένα από τα τρία μπλοκ της
Εθνοσυνέλευσης, τα οποία προέκυ-
ψαν μετά τις πρόωρες βουλευτικές
εκλογές που προκήρυξε ο Μακρόν
τον Ιούλιο , δεν προτίθεται να συν
νεργαστεί με κάποιο άλλο .

Ένα παράθυρο ευκαιρίας άνοι-
ξε την Παρασκευή, όταν ο Ολιβιέ
Φορ, ηγέτης του Σοσιαλιστικού
Κόμματος που μετέχει στο NFP,
δήλωσεότι θα μπορούσε να συνερ-

ΣΗΜΑ ΚΙΝΔΥΝΟΥ
Η κρίση στονγαλλογερμανικό άξονα

Ο αβέβαιος χειμώνας
μετά το μακρύ καλοκαίρι
Το πολιτικό
αδιέξοδο
συνεχίζεται στη
Γαλλία και ουδείς
γνωρίζει για
πόσο διάστημα
θα διαρκέσουν οι
διαπραγματεύσεις
για τον σχηματισμό
της νέας
κυβέρνησης

γαστεί με το μπλοκ του Μακρόν
«για ένα συγκεκριμένο χρονικό διά-
στημα» και υπό τον αυστηρό όρο
ότι ο πρωθυπουργός θα προέρχεται
από τον αριστερό συνασπισμό που
είχε έλθει πρώτος στις εκλογές .

Την πρόταση Φορ έσπευσενα
στηλιτεύσει ο ακροαριστερόςΖαν
ΛικΜελανσόν του οποίου η Ανυ-
πότακτη Γαλλία, που επίσης μετέ-
χει στο NFP, λέει πάντα «όχι» σε
όλα με το βλέμμα στραμμένο στις
προεδρικές εκλογές του 2027. Τo
αδιέξοδο συνεπώς συνεχίζεται και
ουδείς γνωρίζειγια πόσο διάστημα
θα διαρκέσουν οι διαπραγματεύ
σεις για τον σχηματισμό της νέας
κυβέρνησης.

Αφού επέρριψε ευθύνες σε
όλους πλην του εαυτού του , και

έχοντας απορρίψει το ενδεχόμε
να να παραιτηθεί ώστε να προ-
κηρυχθούν πρόωρες προεδρικές
εκλογές, ο Μακρόν βρίσκεται με
την πλάτη στοντοίχο , χωρίς όμως
να μοιάζει να το αντιλαμβάνεται .

Η Γαλλία αγωνιά – και μαζί της
η Ευρώπη – καθώς είναι ένας εκ
των δύο βασικών πυλώνων της ΕΕ,

μαζί με τη Γερμανία , που επίσης
αντιμετωπίζει σοβαρά προβλήμα-
τα στην οικονομία της, τα οποία θα

κληθεί να λύσει η νέα κυβέρνηση
που θα προκύψει από τις πρόωρες
εκλογές του Φεβρουαρίου.

Το έλλειμμα του προϋπολο-
γισμού και το δημόσιο χρέος της
Γαλλίας έχουν αυξηθεί σετέτοιον
βαθμό που η χώρα, οριακά έστω ,

δανείζεται ακριβότερα από την Ελ-

λάδα. Η δημοσιονομική κατάσταση
της Γαλλίας επιδεινώθηκε μετά τις
πρόωρες εκλογές του περασμένου
Ιουλίου και το μακρύ καλοκαίρι της
υπηρεσιακής κυβέρνησης.

Ο Μακρόνεξετάζει τα ονόμα
τα πιθανών πρωθυπουργών όπως
του Σεμπαστιέν Λεκορνί , απερ-
χόμενου υπουργού Αμυνας , του
δεξιού πρώην υπουργού Εργασίας
Ξαβιέ Μπερτράν, αλλά και του
σοσιαλιστή πρώην πρωθυπουργού
Μπερνάρ Καζνέβ.

Είθε η αποκατεστημένη Πα-
ναγία των Παρισίων, η οποία
επρόκειτο να εγκαινιαστεί μεγα-
λοπρεπώς χθες Σάββατο, μετά την
πυρκαγιά του 2019, να φωτίσει τον
Μακρόν να δει μακρύτερα από τη
μύτη του .

↑
Τα εγκαίνια της
αποκατεστημένης
Παναγίας των
Παρισίων που είχαν
προγραμματιστεί
για χθες Σάββατο
μοιάζουν να είναι
από τις λίγες καλές
ειδήσεις στη Γαλλία...

Φρεντερίκ Σαβικί
«Η ξεροκεφαλιά

του προέδρου
θαγυρίσει

μπούμερανγκ»
Ο καθηγητής Πολιτικής Επιστήμης υποστηρίζει ότι
ο Εμανουέλ Μακρόν δεν θα αντέξει ως το 2027 αν

η πλειονότητα των Γάλλων ζητεί την παραίτησή του

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
στη Μαρίλια Παπαθανασίου

ΦρεντερίκΣαβικά, καθη
γητής ΠολιτικήςΕπιστή
μης στο Πανεπιστήμιο
της Σορβόννης , συνομί

λησε με«ΤοΒήμα» για τηνπολιτική
αναταραχή στη Γαλλίακαιτουςτρό
πους με τους οποίους θα μπορούσε
να αντιμετωπιστεί.

Υπάρχει τρόπος να εξέλθει η
Γαλλία από το αδιέξοδο στο
οποίο βρίσκεται;

«Υπάρχουν δύο τρόποι. Ο ένας είναι
να παραιτηθεί ο πρόεδρος , οπότε
να έχουμε προεδρικές εκλογές και
ακολούθως διάλυση της Βουλής και
διεξαγωγή βουλευτικών εκλογών.

Σε αυτή την περίπτωση υπάρχει
ο κίνδυνος νίκης της ακροδεξιάς
ΜαρίνΛεπένκαι περαιτέρω αύξη-
σης των ποσοστών του κόμματος
της Εθνικής Συσπείρωσης (RN ), αν
και όχι εξασφάλιση της απόλυτης

πλειοψηφίας – και η Γαλλίαναγίνει
ακροδεξιά χώρα. Ο δεύτερος τρό
πος είναι πιο λογικός: να ψηφιστεί
από την Εθνοσυνέλευση η απλή
αναλογική, διότι έτσι τα κόμματα
δεν θα είναι υποχρεωμένα να κάτ
νουν αναγκαστικές συμμαχίες. Οι
ψηφοφόροι θα ψηφίζουν τον υπο-
ψήφιο με τις θέσεις που τους εκφρά
Ζουν περισσότερο και μετεκλογικά,

τα κόμματα θα υποχρεωθούν να
συνεργαστούν και να διαπραγματ
τευτούν με βάση την πραγματική
τους δύναμη».

Τι πιστεύετε ότι θα κάνει
τελικώς ο Μακρόν,

«Ο Μακρόν δήλωσε ότι δενπρόκει
ται να παραιτηθεί και πιθανότατα
θα προτείνει ως πρωθυπουργό όχι
κάποιον από τον αριστερό συνα-
σπισμό NFP που ήρθε πρώτος στις
βουλευτικές εκλογές, αλλά κάποιον
φίλα προσκείμενο σεαυτόν, οοποίος
θα προσπαθήσει, όπως έκανε και ο
Μισέλ Μπαρνιέ, να εξασφαλίσειτην
ανοχήτου RN. Μια κατάσταση "αλα
Σουηδία” , όπου η Δεξιά κυβερνά με
την ανοχή της Ακροδεξιάς» .

Η Γαλλία μπορεί να
συνεχίσει μεμειοψηφικές ή
υπηρεσιακές κυβερνήσεις
ως τον ερχόμενο Ιούλιο,

όταν θα μπορεί να διαλυθεί
εκνέου η Βουλή και να
πραγματοποιηθούν εκλογές;

«Ναι, αλλά ανδεναλλάξει το εκλο
γικό σύστημα δεν θα υπάρξει με
γάλη διαφορά. Το πιθανότερο είναι
ότι η Ακροδεξιά θα έχει υψηλότερο
ποσοστό, αν και όχι απόλυτη πλει
οψηφία» .

Είναι εφικτόναψηφιστεί η
απλή αναλογική;

«Ναι. Θα πρέπει να συμφωνήσουν
τα κόμματααλλά δεναπαιτείται συ
νταγματική αναθεώρηση. Μπορείνα
ψηφιστεί με ένα σχετικό νομοσχέδιο

που απαιτεί απλή πλειοψηφία. Θεω-
ρητικά , όλα ταγαλλικά κόμματατάσ-
σονται υπέρ της απλής αναλογικής».

Ο Μακρόν δίνει την
εντύπωση ότι θέλει ναείναι
ο άρχωντου παιχνιδιού.

Συμφωνείτε;
«Αυτό πηγάζει από το γεγονός ότι
το γαλλικό Σύνταγμα προβλέπει
ότι ο πρόεδρος διορίζει τον πρωθυ
πουργό. Και με τις σημερινές συν-
θήκες , όπου κανένα κόμμα δεν έχει
απόλυτη πλειοψηφία στη Βουλή,

ο Μακρόν εκμεταλλεύεται ακόμη
περισσότερο αυτή τη διατύπωση
του Συντάγματος και διόρισε πρωθυ
πουργότον Μπαρνιέ, περασμίνο σπάζοντας”
έτσι τη δημοκρατική παράδοση που
λέει ότι ο πρωθυπουργός επιλέγεται
από το κόμμα που έρχεται πρώτο
στις εκλογές».

Αποκλείετεεντελώς το
ενδεχόμενο παραίτησης του
Μακρόν,

«Προς το παρόν, ναι. Όταν στις δη-
μοσκοπήσεις τα τρία τέταρτα των
Γάλλων θα ζητούν την παραίτησή
του, η κατάσταση θα αλλάξει. Νομί
ζω ότι η ξεροκεφαλιά του προέδρου
θα γυρίσει μπούμερανγκ εναντίον
του. Δεν νομίζω ότι ο Μακρόν θα
ολοκληρώσει τη θητεία του ως το
2027».
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Της Μαρίνας Καραούσου

H
ανακοίνωση ότι η
Volkswagen, ο μεγαλύτε
ρος βιομηχανικός εργοδό

ΣΗΜΑ ΚΙΝΔΥΝΟΥ
Η κρίση στονγαλλογερμανικό άξονα

Η κατάρρευση
ενόςγερμανικού μύθου
Η κρίση
στην κραταιά

ΚατηςτηςΓερμανίας, σχεδια Volkswagen
άζει να κλείσει τρία εργοστάσια στη
χώρα , για πρώτη φορά στην ιστορία
της, να απολύσει δεκάδες χιλιάδες
εργαζομένους και να επιβάλει πε-

ρικοπές μισθών, έχει προκαλέσει
συλλογικό σοκ στην αυτοπροσδι-
οριζόμενη ως «Autoland» (χώρα
των αυτοκινήτων). Ωστόσο,η ανα

κοίνωση αποτελείμέρος μόνοντων
μεγάλων οικονομικών και πολιτικών
αναταράξεων που αντιμετωπίζει η
Γερμανία , η ισχυρότερη οικονομία
της Ευρώπης , η οποία οδεύει σε

πρόωρες εκλογές στις 23 Φεβρου-
αρίου . Και όλα αυτά , στη σκιά της
επιστροφής του Ντόναλντ Τραμπ
στον Λευκό Οίκο τον Ιανουάριο.

ΗVWαντιμετωπίζει μία από
τις μεγαλύτερες κρίσεις της από
τη δεκαετία του '90. Οι μισθοί των
εργαζομένων της δεν είναι πλέον
βιώσιμοι σε μια εποχή που η ζήτη
ση οχημάτων όλο και μειώνεται , ο
κινεζικός ανταγωνισμός αυξάνεται
και ο τρόπος παραγωγής αλλάζει.
Επιπλέον, η αυτοκινητοβιομηχανία
δεν έχει καταφέρει να ανταποκρι
θεί στην «τάση» των ηλεκτρικών
οχημάτων. Μετο ετήσιο ΑΕΠ να
συρρικνώνεται για δεύτερησυνεχή
χρονιά – για πρώτη φορά μετά από
20 έτη -, τα προβλήματα τηςVW
αντικατοπτρίζουν τη δεινή θέση
της γερμανικής οικονομίας που τα
προηγούμενα χρόνια βασιζόταν
εν πολλοίς στο φθηνό ρωσικό αέ
ριο και στις εξαγωγές στην Κίνα.

Με τον πόλεμο στηνΟυκρανία, τα
πράγματα άρχισαννα αλλάζουν και

αντικατοπτρίζει τη
δεινή κατάσταση
της γερμανικής
οικονομίας μετά
την απώλεια του
φθηνού ρωσικού
αερίου και
τη μείωση
των εξαγωγών
προς την Κίνα

«το παλιό επιχειρηματικό μοντέλο δεν
λειτουργεί πλέον» εξηγεί το περιο-
δικό «Focus» . Δημοσκόπηση της
γερμανικής δημόσιας τηλεόρασης
κατέδειξε πως για πρώτη φορά εδώ
και πολύ καιρό οι Γερμανοί θεωρούν
την οικονομία το δεύτερο σημα-
ντικότερο πρόβλημα της χώρας –
πρώτο είναι το Μεταναστευτικό.

Η δημοσκόπηση ήρθε λίγες μέρες
μετά από μια άλλη κακή οικονομική
είδηση: τηναπόφασητουαμερικα-
νικού κολοσσού κατασκευής τσιπ,
Intel , να αναστείλει τα σχέδιά του
για την κατασκευή εργοστασίου
30 δισ. ευρώ στη Γερμανία, που θα
δημιουργούσε 3.000 θέσεις εργασί
ας. Παράλληλα , η επανεκλογή του
Τραμπ έχει προκαλέσει ανησυχία
σε ολόκληρη την ΕΕ , αλλά κυρίως

στη Γερμανία , η οποία στέλνει το
10% των εξαγωγών της στις ΗΠΑ,

τον κύριο εμπορικό εταίρο της .

«Ενας εμπορικός πόλεμος μετα-
αξύ των ΗΠΑ και της Ευρώπης θα

μπορούσε να σημαίνει απώλεια έως
και 180 δισ . ευρώ για τηγερμανική
οικονομία κατά τη νέα τετραετία
Τραμπ» αναφέρει σε έκθεση του
το think tank iDW.

Η δύσκολη οικονομική κατά-
σταση της χώρας αποτελεί το βα-
σικό ζήτημα εν όψει των επερχό
μενων πρόωρων εκλογώντης 23ης
Φεβρουαρίου που προκήρυξε ο
Ολαφ Σολτς, αποπέμποντας τον
υπουργό Οικονομικών, Κρίστιαν
Λίντνερ, τονπερασμένο μήνα. Οι
δυσεπίλυτες διαφορές μεταξύ του
τρικομματικού κυβερνητικού συ

A

νασπισμού στα οικονομικά θέματα
εμπόδιζαν την εξεύρεση κοινών
λύσεων στην κρίση και την αντι-
μετώπιση της τρύπας άνω των 13
δισ. ευρώ στον προϋπολογισμόγια
το 2025 , ο οποίος ακόμη δεν έχει
εγκριθεί . Με όλα αυτά ο Σολτς, ο
οποίος την περασμένη Δευτέρα
έλαβε με δυσκολία το χρίσμα του
Σοσιαλδημοκρατικού Κόμματος
(SPD) ως υποψηφίου για την κατ
γκελαρία, δυσκολεύεται πολύ στην
προεκλογική του εκστρατεία. Η δη
μοτικότητά του, όπωςκαι του κόμ
ματός του , βρίσκεται στο ναδίρ. Το
SPDείναιτρίτο στις δημοσκοπήσεις
με 15%, μετά την ακροδεξιά AfD,
δεύτερη με 18% και τους Χριστια-
νοδημοκράτες που έρχονται πρώ
τοι με 32%.

↑
Απεργοί εργαζόμενοι
στη Volkswagen
διαδηλώνουν την
αντίθεσή τους στην
ανακοίνωση του
γερμανικού κολοσσού
ότι θα κλείσει τρία
εργοστάσια
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Κορνέλια Βολ
«Το Κέντρο δεν
πρέπεινα πέσει

στην παγίδα
της Ακροδεξιάς»

Η πρόεδρος της Σχολής Hertie στο Βερολίνο λέει
ότι για την προάσπιση της δημοκρατίας οι εκλογές

πρέπει να έχουν στο επίκεντρο την οικονομία

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
στονΣτρατήΑγγελή

Hυπεράσπιση της δημο-
κρατίας απέναντι στην
άνοδο της Ακροδεξιάς
στη Γερμανία θα πρέπει

συνέντευξή της στο «Βήμα» η
Κορνέλια Βολ, πρόεδρος της
Σχολής Hertie στο Πανεπιστήμιο
Διακυβέρνησης του Βερολίνου .

Εν όψει των πρόωρων εκλο-
γών, που αναμένεται να πραγματ
τοποιηθούν στη χώρα τον Φε-
βρουάριο , η δρ Βολ επισημαίνει
ότι η πρόκληση για τα κεντρώα
κόμματα είναι «να απαντήσουν
στις ανησυχίες που οι ψηφοφόροι
θεωρούν σημαντικές, χωρίς να πέ

τη σταθερότητα και την ασφά- σουν στην παγίδα της ακροδεξιάς
λεια της οικονομίας, εκτιμά σε ατζέντας» που προτείνει απλοϊκές

να γίνει με σαφείς τοποθετήσεις
των κομμάτων του Κέντρου για

λύσεις όπως «πρώτα η Γερμανία»,

εκμεταλλεύεται «τη δυσαρέσκεια
για την αποβιομηχανοποίηση, το
υψηλό κόστος της ενέργειας ή τους
περιορισμούς μιας οικολογικής μετ
τάβασης» και καλλιεργεί φόβους
για τηνπρόσβαση στην αγορά ερ
γασίας, την ασφάλεια στους δρόμους
ή τις αλλαγές στην κοινωνία».

Και συνεχίζει: «Εχουμε δει
τους τελευταίους μήνες ότι οι πολι-
τικοί του Κέντρου που υιοθέτησαν
τη λαϊκιστική ρητορεία, για παρά-
δειγμα δείχνοντας με το δάχτυλο τους

ξένους, δεν αύξησαν τις ψήφουςτους
αλλά τις ψήφους τηςΑκροδεξιάς. Εάν
θέλουν να υπερασπιστούν την εκλο-
γική βάση τους, τα κεντρώα κόμματα
πρέπει να έχουν ξεκάθαρα μηνύματα
για την οικονομική και τη βιομη
χανική στρατηγική,την προσβασι
μότητα στις αγορές εργασίας και το
μέλλον της εργασίας, καθώς και για
το βιοτικό επίπεδο τόσο στιςπόλεις
όσο και στην ύπαιθρο. Δηλαδή να
καθορίσουν με σαφήνεια τονδρόμο
προςμια σταθερή και ασφαλή οικο-
νομία. Για να απαντήσω ευθέως στο
ερώτημά σας: για την προάσπιση της
δημοκρατίας, οι εκλογές πρέπει να
έχουν ως επίκεντρο την οικονομία».

Η δρ Βολ διαπιστώνει ότι οι
γερμανορωσικές σχέσεις βρίσκο
νται σε δεινή κατάσταση μετά τη
ρωσική εισβολή στην Ουκρανία.

«Δεν βρισκόμαστε πλέον στο επί-
πεδο της διαλυμένης εμπιστοσύνης.

Η γερμανίδα υπουργός Εξωτερικών
Αναλένα Μπέρμποκ δήλωσε με σα
φήνεια ότι η Γερμανία αντιμετωπίζει
έναν υβριδικό πόλεμο πουδιεξάγει
η Ρωσία . Η Γερμανία αντιμετώπισε
κυβερνοεπιθέσεις και εκστρατεί
ες παραπληροφόρησης που είχαν
ως στόχο να αποσταθεροποιήσουν
την κοινωνία της και τις εκλογές για
πάνω από μία δεκαετία. Βλέπουμε
σαμποτάζσε υποδομές , οικονομικές
πιέσεις, εκβιασμούς, τη χρήση πλη-

ρεξούσιων και την εργαλειοποίηση
των μεταναστευτικών ροών ως όπλο.

Η άνοδοςτων ακροδεξιών κομμάτων
σε δυτικές δημοκρατίες ενισχύεται
από τις εκστρατείες παραπληροφό
ρησης καθώς και τη χειραγώγηση
από τη Ρωσία των ανησυχιώνγια την
οικονομία και τηνασφάλεια. Ειδικό-
τερα, τα ΜΜΕ έχουν αποκαλύψει
τους άμεσους οικονομικούς δεσμούς
γερμανών πολιτικών της άκραςΔεξι
άςκαι τηςάκραςΑριστεράςμερωσι
κές πηγές. Όλα τα κεντρώα κόμματα
συμφωνούν ότι η Γερμανία πρέπει
να απαντήσει σε αυτές τις επιθέσεις,

να επενδύσει στις αμυντικές δυνατό
τητές της και να κάνει την οικονο-
μία της περισσότερο αυτόνομη, την
ψηφιακή και τεχνολογική υποδομή
της πιο ασφαλή και την κοινωνία της
περισσότερο ανθεκτική. Η οικονομία
δενμπορεί πλέον να θεωρείται ένας
χώρος ανεξάρτητος από τονμηχανι-
σμό ασφαλείας και αυτό σημαίνει ότι
θαπληρώσουμε το αναγκαίο τίμημα
της προσαρμογής» .

ΔΙΑΒΑΣΤΕ
ολόκληρη τη συνέντευξη
στο www.tovima.gr

DOTOFRADIA

DELITERS

/EARIAN

BIMMER
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Του Αλέξανδρου Καψύλη

«Oσοσιαλισμός είτε
θα είναι δημοκρα-
τικός, είτε δεν θα
υπάρξει ποτέ» εί-

χε πει κάποτε ο Νίκος Πουλαντζάς.

Η Ιστορία στα τέλη του 20ού αιώ
να τον δικαίωσε, αν δεχθεί βέβαια
κανείς ότι η σοσιαλδημοκρατία ,

όπου εφαρμόστηκε, δεν είχε ως
στόχο τον μετασχηματισμό των
κοινωνιών και της οικονομίας , αλ-
λά τη διαχείριση της εξουσίας με

μεγαλύτερη έμφαση στη θεμελι-

18ο αιώνα) αξία της ισότηταςένα
ντι της (επίσης επαναστατικής)

ώδη (ήδη επαναστατική από τον

αξίας της ελευθερίας, της οικο-
νομικής ελευθερίας συμπεριλαμ-
βανομένης .

Για τον καπιταλισμό η δημοτ
κρατία δεν αποτελεί όρο εκ των
ων ουκ άνευ . Το έδειξαν αυτό οι
εξαιρετικά επιτυχημένες εκδο-
χές του σύγχρονου ανελεύθερου
καπιταλισμού στην Κίνα, στο Βι-
ετνάμ ή στην Ινδία, με τις ιλιγγι-
ώδεις συσσωρεύσεις κεφαλαίου
από ιδιώτες. Το απέδειξε και η
ευκολία με την οποία κατέβασε
τα τανκς στους δρόμους της Σεούλ
την περασμένη Τρίτη ο πρόεδρος
της υπερ-καπιταλιστικής Νότιας
Κορέας. Η σχέση της ποιότητας
των δημοκρατικών θεσμών με
την ανάπτυξη και την επίτευξη
πλούτου στις σύγχρονες κοινω-
νίες αποτέλεσε εξάλλου το θέμα
των ερευνών του ΝταρόνΑτσέ-
μογλου και των συνεργατών του
που βραβεύτηκαν εφέτος με το
Νομπέλ Οικονομίας.

Το θέμα της διολίσθησης στον
αυταρχισμό χωρών και κοινωνι-
ών με μακρά και αδιαμφισβήτη-
τη δημοκρατική παράδοση είναι
εξαιρετικά επίκαιρο . «Δυστυχώς,
η μετακίνηση προς συστήματα δη-
μαγωγίας ή εξαπάτησης - έστω και
σε εμβρυακή μορφή - δεν εντοπί
ζεται μόνο στις καινούργιες δημο-
κρατίες, αλλά και σε κάποιες από τις
εδραιωμένες, όπως των ΗΠΑ, όπου
ο Ντόναλντ Τραμπ προσωποποίησε
τη φιλοδοξία για την άσκηση ανε

ΣΗΜΑ ΚΙΝΔΥΝΟΥ
Εσωτερικές και εξωτερικές συγκρούσεις

«Η τυραννία απειλεί
να καταπιεί
τον δημοκρατικό
καπιταλισμό»
Το νέο βιβλίο του συγγραφέα και αναλυτή των «FT»
Μάρτιν Γουλφ συνιστά ένα δριμύ «κατηγορώ»
ως προς τις ευθύνες των ελίτ στη διολίσθηση
των φιλελεύθερων δημοκρατιών της Δύσης
στον αυταρχισμό και στην πλουτοκρατία

Ο Μάρτιν
Γουλφ αναλύει
πώς φτάσαμε

στο σημείο και
άρχουσες ελίτ

- εμπορικές,

πολιτιστικές,
διανοητικές,

πολιτικές και
διαχειριστικές

- να πάψουν
να εμπνέουν
εμπιστοσύνη

στους
πολίτες, ως

συνέπεια των
δικών τους
ηθικών και

διανοητικών
αποτυχιών»

RIC

ca WW H
Κρίση του
Δημοκρατικού

Καπιταλισμού
Martin
Wolf

MARTIN WOLF
Η Κρίση του
Δημοκρατικού
Καπιταλισμού
Μετάφραση
Αλέξανδρος
Λάμπρου.

Εκδόσεις
Αλεξάνδρεια,
2024,

σελ . 504,

τιμή 26,50 ευρώ

Το βιβλίο θα
κυκλοφορήσει
στις 10
Δεκεμβρίου .

ξέλεγκτης εξουσίας ακόμη και μετά
την ήττα του στις εκλογές του 2020»

σημειώνει στο καινούργιο του βι-
βλίο με τον εύλογο τίτλο «Η Κρίση
του Δημοκρατικού Καπιταλισμού»
ο συγγραφέας και αρθρογράφος
των «Financial Times» Μάρτιν
Γουλφ. Ο Γουλφ, ένας από τους
«πρυτάνεις» της δημοσιογραφίας,

δεν διστάζει να ονοματίσει τους
υπευθύνους της δημοκρατικής έκ-
πτωσης που παρατηρείται σήμερα
σε πάμπολλες φιλελεύθερες δημο-
κρατίες της Δύσης: «Η άνοδος του
Τραμπ, μαζί με εκείνη του Μπόρις
Τζόνσον στη Βρετανία, υπονόμευσετη
διεθνή αξιοπιστία των δύο χωρών και
αποδυνάμωσε τη συνοχή του δυτικού
στρατοπέδου. Πάνω απ ' όλα, η δημα
γωγική τους προσέγγιση στην πολι-
τική υπονόμευσε το κράτος δικαίου,
τη δέσμευση στην αλήθεια και την
αξιοπιστία των διεθνών συμφωνιών,

τους τρεις θεμελιώδεις πυλώνες της
φιλελεύθερης δημοκρατίας» σημει
ώνει ο συγγραφέας.

«Μηδέν άγαν» είναι το μότο
του πονήματος του Μάρτιν Γουλφ,

που κυκλοφορεί στηχώρα μας από
τις εκδόσεις Αλεξάνδρεια σε μετά-
φραση του Κωστή Πανσέληνου.

Διότι ο συγγραφέας αναλύει διε-
ξοδικά πώς χάσαμε το μέτρο. Πώς
φτάσαμε στο σημείο «οι άρχουσες
ελίτ - εμπορικές, πολιτιστικές, διανο
ητικές, πολιτικές και διαχειριστικές -
ναπάψουν να εμπνέουν εμπιστοσύνη
στουςπολίτες, ως συνέπεια των δικών
τους ηθικών και διανοητικών αποτυ
χιών» . Κάτι που, κατά τον συγγρα-
φέα, οφείλεται κατά κύριο λόγο
στο ότι «η οικονομία δενπροσφέρει
την ασφάλεια και την ευρεία ενημε
ρία που προσμένει μεγάλο κομμάτι
της κοινωνίας μας». Καιτηνευθύνη
γι ' αυτό φέρουν βεβαίως οι ελίτ
που «δεν διαφυλάττουν τα εύθραυ
στα επιτεύγματα του δημοκρατικού
καπιταλισμού, προτού τα καταπιούν
τα κύματα του πλουτοκρατικού λαϊκι
σμού και της τυραννίας». «Το Βήμα»
προδημοσιεύει αποσπάσματα από
την «Κρίση του Δημοκρατικού Κα
πιταλισμού» .

ΠΡΟΔΗΜΟΣΙΕΥΣΗ

«Σεμια
κλειστή

κοινωνία
όπου όλοι

είναι ένοχοι,
το μόνο

«...Ενώ η φιλελεύθερη δημοκρατία και ο παγκό-
σμιος καπιταλισμός είχαν θριαμβεύσει πριν από
τρεις δεκαετίες, σήμερα έχουνχάσει τηνομιμό-
τητά τους. Κι αυτό είναι σημαντικό επειδή είναι

ών, όχι η οικουμενική ευτυχία. Η προσέγγιση στις
μεταρρυθμίσεις είναι αυτήτης περασμίνο τμηματικής κοι-
νωνικής" , όπως τηνπρότεινε ο Καρλ Πόπερ , όχι η
επαναστατική υπερέκταση, που τόσα δεινά έχει

περιορισμούς, κάποιοι από τους οποίους έχουν
τη μορφήνόμων, πολλοί όμως είναι άρρητοι. Σε
τελική ανάλυση, εξαρτάταιαπότηφιλαλήθεια και
τηναξιοπιστία εκείνων που κατέχουν τις θέσειςτητάτους. Κι αυτό είναι σημαντικό επειδήείναι

αντιστοίχως το πολιτικό και οικονομικό λειτουργι- επιφέρει . Πίσω από τις προτάσεις αυτές κρύβεται ευθύνης. Η διαφθορά, οι αδικίες και τα ψέματα
κό σύστημα της σημερινήςΔύσης. Η δημοκρατία

απονέμει την κυριαρχία στους ψηφοφόρους μεαπονέμει την κυριαρχία στους ψηφοφόρους με
βάση την ιδιότητα τουπολίτη. Ο καπιταλισμός

απονέμει τηλήψη αποφάσεων στους ιδιοκτήτεςαπονέμει τηλήψη αποφάσεων στους ιδιοκτήτες .
και τους διαχειριστές των ιδιωτικώνεπιχειρήσεων
που επιδίδονται σε παγκόσμιο ανταγωνισμό. Είναι
προφανές πως υπάρχει σημαντικό ενδεχόμενο
να σημειωθεί σύγκρουση μεταξύ του πολιτικού
και του οικονομικού αυτού συστήματος: οι δημο-

μια βαθύτερη προοπτική. Η δημοκρατία με το
καθολικό δικαίωμα ψήφου θα βασιστεί σε πολίτες
με οικονομικές αλλά και πολιτικέςυποχρεώσεις.

Αυτό σημαίνει ότι οι επιχειρήσεις δεν θα έχουν
το ελεύθερο να κάνουν ό,τι θέλουν. Σημαίνειτην
καταβολή φόρων ακόμη και από τους οικονομικά
ισχυρούς. Σημαίνει ότι το κράτος πρέπεινα είναι
ικανό και δραστήριο, ενώ παράλληλα θα διέπεται
από το δίκαιο και θα λογοδοτεί στους πολίτες.

των ελίτ διαλύουντους δεσμούς που συνδέουν
τους πολίτες μεταξύ τους, αντικαθιστώντας έτσι
τον πατριωτισμό με έναν ολοένα βαθύτερο κυ
νισμό. Όπως δήλωσε ο σπουδαίος δημοσιογρά
φος Χάντερ Σ . Τόμπσον, "σε μια κλειστή κοι
νωνία όπου όλοι είναι ένοχοι, το μόνο έγκλημα
είναι να σε πιάσουν. Στον κόσμο των κλεφτών,

η μόνη ασυγχώρητη αμαρτία είναι η ηλιθιότη
τα”. Σε τέτοιες συνθήκες, μόνο μια ολιγαρχία ήέγκλημα κρατικές πολιτικές είναι εθνικές, ενώ η οικονομία. Τα παραπάνω αποτέλεσαν το ξεκάθαρο δίδαγμα απολυταρχία μπορεί να υπάρξει . Η δημοκρατία

της αγοράς είναι παγκόσμια και οι δημοκρατι-
κές πολιτικές στηρίζονται στην εξισωτική ιδέαείναινασε

πιάσουν» ένας άνθρωπος, μίαψήφος” ,ενώ η οικονομία της
αγοράς στηρίζεται στην άνιση ιδέα ότι καρπούς
δρέπουν μόνο οι επιτυχημένοι ανταγωνιστές.(...)

Οι πρωταρχικοί στόχοι για τη μεταρρύθμιση
της καπιταλιστικής οικονομίας είναι: 1. Αυξανό-
μενο , ευρέως διαδεδομένο και βιώσιμο βιοτικό
επίπεδο. 2. Καλέςδουλειέςγια εκείνους πουμπο-
ρούν και είναι προετοιμασμένοι να δουλέψουν.
3. Ισότητα ευκαιριών. 4. Ασφάλεια για εκείνους
που τηχρειάζονται. 5. Τέλος στα ειδικά προνόμια
μερικών. Στόχοςείναι η θεραπεία τωνπαθογενει-

του 20ού αιώνα. (...)
Οι ελίτ θα πρέπει να παίξουν πρωταγωνι

στικό ρόλο προκειμένουνα πραγματοποιηθούν
οι απαραίτητες μεταρρυθμίσεις. Μια πολύπλοκη
κοινωνία είναιαδιανόητηδίχως τιςελίτ. Απεναντί-

μας, φαντάζει σχεδόν αναπόφευκτη μια κοινωνία
όπου θα έχουν κυριαρχήσει αρπακτικές, μυωπικές
και αμοραλιστικέςελίτ. Κι ανπροκύψουντέτοιες
ελίτ σε μια δημοκρατία,τότεαυτή θα καταρρεύ
σει. Ετσι έγινε και στη Ρωμαϊκή Δημοκρατία. Το
ίδιο συμβαίνει στην Ουγγαρία, στην Πολωνία,

ακόμα και στις ΗΠΑ και τη Βρετανία. Η φιλε-
λεύθερη δημοκρατία είναι ένας λαβύρινθος από

θα αφανιστεί. (...)
Όμως κάποια πράγματαπαραμένουν αναλ

λοίωτα. Οι άνθρωποι πρέπει να αναλάβουν συλ-
λογική και ατομική δράση. Η κοινή δράση στο
πλαίσιο μιας δημοκρατίας σημαίνει ότι πρέπει
να δράσουν και να σκέφτονται ως πολίτες. Πρό
κειται για μια στιγμή μεγάλου φόβου και αχνής
ελπίδας. Πρέπεινα αναγνωρίσουμετον κίνδυνο
και να τον καταπολεμήσουμε προκειμένου να
μετατρέψουμε τις ελπίδες μας σε πραγματικό-
τητα. Αν αποτύχουμε, η τρεμάμενη φλόγα της
πολιτικής και ατομικής ελευθερίας θα σβήσει
ξανά από τον κόσμο».



80. ΣΗΜΑ ΚΙΝΔΥΝΟΥ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΥΡΩΠΗ

Μέσο: . . . . . . . . .ΤΟ ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Ημ. Έκδοσης: . . .08/12/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .08/12/2024
Σελίδα: . . . . . . . . 12

12

ΣΗΜΑ ΚΙΝΔΥΝΟΥ
Το ελληνικό στοίχημα

Κυριακή 8 Δεκεμβρίου 2024 TO BHMA

«Κατά τη γνώμη μου, το 2025
θα είναι πολύ ευνοϊκό για την
Ευρώπη» τονίζει ο πρόεδρος και
Portfolio Manager τnc Paulson &
Co, Τζον Πόλσον

διαίτερα αισιόδοξος εμφανίζεται
για την Ελλάδα οΤζον Πόλσον,

πρόεδρος και Portfolio Manager
της Paulson & Co, υποστηρίζου

ντας ότι όσο οι αναπτυξιακές πολι-
τικές της κυβέρνησης του Κυριάκου
Μητσοτάκη συνεχίζονται , η που
ρεία της οικονομίας θα έχει πολύ
ευνοϊκό μέλλον.

Η ελληνική οικονομία είναι
από τις ταχύτερα αναπτυσσόμε
νες στην Ευρώπη και το ποσοστό
ανεργίας είναι κάτω από 10%. Την
ίδια ώρα , ο ελληνικός τραπεζικός
τομέας βρίσκεται σε εξαιρετικά στέ
ρεες βάσεις, αναφέρει μιλώντας στο
« Βήμα» ο Πόλσον, που βλέπει να
υπάρχουν σημαντικά περιθώρια
βελτίωσης των αποτιμήσεων, όπως
και για πολλές ελληνικές επιχειρή
σεις, τα οποία θα αναδειχθούν στο
ετήσιο συνέδριο για την ελληνική
οικονομία και τις επενδύσεις, που
διοργανώνεται αύριο Δευτέρα από
την Capital Link στη Νέα Υόρκη.

Στην εκδήλωση, πουέχει τίτλο
«26ο Ετήσιο Φόρουμ της Capital
Link για τις Επενδύσεις στην Ελ-
λάδα» , θα παρευρεθούν κορυφαί-
οι αμερικανοί και διεθνείςεπενδυ
τές, στελέχη διεθνών και ελληνικών
επιχειρήσεων, τραπεζών και ορ
γανισμών, ανώτερα κυβερνητικά
στελέχη καθώς και στελέχη 23 ει
σηγμένων εταιρειών. Ο κ. Πόλσον,

που έχει έδρα τη Νέα Υόρκη και η
περιουσία του φθάνει τα 3,8 δισ.

δολάρια σύμφωνα μετο Forbes , ενώ
ήταν από τα ονόματα που ακού-
στηκανγια το υπουργείο Οικονομι-
κών στην κυβέρνηση του Ντόναλντ
Τραμπ, θα προλογίσει τον διοικητή
της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη
Στουρνάρα, που θα εκφωνήσει την
κύρια ομιλία και στονοποίο θα απο
νεμηθεί το «Ελληνικό Βραβείο Ηγε
σίας της Capital Link» για το 2024.

Ο κόσμος φαίνεται να
βρίσκεται σε μια μεταβατική
περίοδο, κατά την οποία
είναι ορατό το φάσμα των
προστατευτικώνπολιτικών.

Τι αλλαγές βλέπετενα
έρχονται από τηνέα χρονιά,
τόσο στις ΗΠΑ όσο και στην
Ευρώπης

« Κατά τη γνώμη μου, το 2025 θα
είναι πολύ ευνοϊκό για την Ευρώ
πη. Πιστεύω ότι ο πρόεδρος Τραμπ
θα κρατήσει την υπόσχεσή του να
διαπραγματευτεί τον τερματισμό
του πολέμου μεταξύ Ρωσίας και Ου
κρανίας . Ο τερματισμός αυτής της
σύγκρουσης θα είναι πολύ επωφε
λής για την ευρωπαϊκή οικονομία.

Πιστεύω επίσης ότι πολλές από τις
αναπτυξιακές πολιτικές τις οποίες

口

Τζον Πόλσον

«Ελλάδα, οικονομία
και τράπεζες έχουν

πολύ ευνοϊκό μέλλον»
Ο αμερικανός επενδυτής μιλάει για τα οφέλη από

τη συνέχιση των σημερινών πολιτικών στη χώρα μας
και εξηγεί γιατί ο τερματισμός του πολέμου στην Ουκρανία

θα είναι πολύ επωφελής για την ευρωπαϊκή οικονομία

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ στηνΑλεξάνδρα Τόμπρα

πρεσβεύει ο πρόεδροςΤραμπ, όπως
λιγότερες κρατικές δαπάνες, πιο
αποτελεσματικές κυβερνήσεις, χα-
μηλότερους φόρους, λιγότερεςνο-
μοθετικές ρυθμίσεις, χαμηλό κόστος
ενέργειας – πολιτική παρόμοια με
εκείνη της κυβέρνησης Μητσοτά-
κη -, θα υιοθετηθούν και από άλ
λες ευρωπαϊκές κυβερνήσεις, οδη-
γώντας σε ισχυρότερη ευρωπαϊκή
ανάπτυξη. Εκείνοι που θα υιοθετή
σουναυτές τις πολιτικές θα κάνουν
ένα άλμα προς τα εμπρός. Όσοι δεν
τις υιοθετήσουν θα μείνουν πίσω».

Πιστεύετεότι ορισμένοι
κίνδυνοι, κυρίως σε
γεωπολιτικό επίπεδο,
έχουν υποτιμηθεί από τις
κυβερνήσεις ή τις αγορές; Τι
σας ανησυχεί περισσότερο;

Γιανα μημείνει
η Ευρώπη πίσω από

την Κίνα και τις
ΗΠΑ, χρειάζεται
να επικεντρωθεί
περισσότερο στις
επενδύσεις και

στην αύξηση της
παραγωγικότητας

«Ο μεγαλύτερος κίνδυνος για την
Ευρώπη αυτή τη στιγμή είναι η συν

νέχιση και η κλιμάκωση του πολέ
μου ανάμεσα στη Ρωσία και στην
Ουκρανία . Όταν όμως αυτή η σύρ
ραξη τελειώσει, η Ευρώπη θα μπορεί
να επικεντρωθεί στην οικονομική
ανάπτυξη. Γιαναμημείνει η Ευρώ
πη πίσω από την Κίνα και τις ΗΠΑ,

χρειάζεται να επικεντρωθεί περισ-
σότερο στις επενδύσειςκαι στηναύξ
ξηση της παραγωγικότητας» .

Επενδύσατε στην Ελλάδα
ακόμη και όταν οι
προοπτικές δεν ήταντόσο
ρόδινες . Πιστεύετε ότι η
κρίση ήταν μια ευκαιρίαγια
την ελληνική οικονομία ή
υπάρχουν τομείς που σας
προκαλούν ανησυχία;

«Οι πολιτικές του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη έχουν ωφελήσει πάρα πο
λύ την Ελλάδα. Υψηλότερη ανά-
πτυξη, βελτίωση της απασχόλησης ,

αύξηση μισθών, ανάκαμψη τωντι-
μών των ακινήτων, άνοδος της με
ταποίησης , τουρισμός σε επίπεδα
ρεκόρ , υπεύθυνη δημοσιονομική
διαχείριση και ραγδαία μείωση του
χρέους ως ποσοστού του ΑΕΠ έχουν
αποφέρει ένα επιτυχημένο καθε
στώς επενδυτικής βαθμίδας στην
Ελλάδα.

Η ελληνική οικονομία είναι από τις
ταχύτερα αναπτυσσόμενες στην
Ευρώπη και το ποσοστό ανεργίας
είναι κάτω από 10%. Εχουμε άλλα
τρία γεμάτα χρόνια για να περι-
μένουμε αποτελέσματα από την
κυβέρνηση Μητσοτάκη και πολλά
άλλα χρόνια επιτυχίας αν η διάδο
χη κυβέρνηση διατηρήσει τις ίδιες
αναπτυξιακές πολιτικές.

Η μεγαλύτερη ανησυχία μου όμως
είναι αν η Ελλάδα εκλέξει μια νέα
κυβέρνηση η οποία θα κάνει πίσω
σε αυτές τις πολύ επιτυχημένες που
λιτικές και αντ' αυτών θα ακολου
θήσει τις προηγούμενες αποτυχη-
μένες πολιτικές κυβερνήσεων του
παρελθόντος. Δεννομίζω όμως ότι
θα συμβεί κάτι τέτοιο γιατί τα απο
τελέσματα ήταν πολύ καλά για να
μην προχωρήσει η Ελλάδα» .

Υπάρχει κάτι που σας
ανησυχεί στονελληνικό
τραπεζικό τομέα, στον
οποίο δραστηριοποιείστε
ως επενδυτής; Πόσο
συμμερίζεστετις ανησυχίες
σχετικά με τα υψηλά επίπεδα
αναβαλλόμενης φορολογίας
(DTC);

«Ο ελληνικός τραπεζικός τομέας
βρίσκεται σε εξαιρετικά στέρεες βά
σεις. Οι τράπεζες έχουν υψηλά επί
πεδα κεφαλαίου, υψηλή κερδοφορία
καιχαμηλά μη εξυπηρετούμενα δά-
νεια. Τώρα αυξάνουν το χαρτοφυ
λάκιο δανείωνστηρίζοντας την ελ-
ληνική οικονομία. Σίγουρα υπάρχει
περιθώριο για περαιτέρω βελτίωση
τωντιμών. Οσον αφορά τηναποτί-
μηση, οι ελληνικές τράπεζες είναι
από τις φθηνότερες στον κόσμο.

Η Πειραιώς, για παράδειγμα, δια-
πραγματεύεται χαμηλότερα κατά
τέσσερις φορές τα κέρδη της και
έχει προβλεπόμενη μερισματική
απόδοση ενός έτουςπερίπου 12%.
Πολλές άλλες ελληνικές εταιρείες
εμφανίζονται ελκυστικά αποτιμη-
μένες στην αγορά. Οσο οι τρέχου
σες πολιτικές παραμένουν σε ισχύ ,

οι τράπεζες, η ελληνική οικονομία
και η Ελλάδα θα έχουν πολύ ευνο
ϊκό μέλλον» .
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HΡόλο στη μεταπολεμική Η
Ουκρανία αναζητεί η ΕΕ

Βρυξέλλες ΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗ
Σαράντης Μιχαλόπουλος

επιστροφή του Ντόναλντ Τραμπ
στον Λευκό Οίκο τον Ιανουάριο
και η δημόσια δέσμευσή του για
«λύση σε μια μέρα» στο ζήτημα

της Ουκρανίας έχει θορυβήσει τις Βρυ-
ξέλλες, οι οποίες αναζητούν μια θέση στο
τραπέζι των διαφαινόμενων συνομιλιών.

Σε περίπτωση που υπάρξει κατάπαυση του
πυρός, η Γαλλία και η Βρετανία έχουν ήδη
δηλώσει το ενδιαφέρον τους για αποστο-
λή στρατευμάτων στην Ουκρανία που θα

λειτουργούν ως «εγγύηση ασφαλείας» για
το Κίεβο. Εναν τέτοιον ρόλο θα μπορούσε
να παίξει το ΝΑΤΟ, ωστόσο η ένταξη της
Ουκρανίας στη Βορειοατλαντική Συμμαχία
δεν βρίσκεται προς το παρόν πάνω στο
τραπέζι . Μέσω αυτής της κίνησης (και με
την προϋπόθεση ότι και άλλες χώρες θα
επιδείξουν ενδιαφέρον για την ιδέα) οι
Ευρωπαίοι στοχεύουν να εξασφαλίσουν
παρουσία στις συνομιλίεςγια το Ουκρανικό.

Το σενάριο των απευθείας συνομιλιών

Τζέφρι Ρόμπερτς
«Η συνέχιση του
πολέμου θα οδηγήσει
σε μεγαλύτερη ήττα»
Ο βρετανός ιστορικός εξηγεί τους λόγους για τους
οποίους θεωρεί ότι ο πόλεμος πρέπει να λήξει, μιλάει για
τον ρόλο του Τραμπ σε μια ενδεχόμενη συμφωνία, αλλά
και για τις ομοιότητες και τις διαφορές Πούτιν – Στάλιν

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΕΙΣ
στην Ιωάννα Κλεφτόγιαννη

εριθώριο συμβιβασμού»
μεταξύ της κυβέρνηΟ
Κρεμλίνου για τον
σης Τραμπ 2.0 καιτου

πόλεμο στην Ουκρανία διακρίνει ο
γνωστός βρετανός ιστορικός Τζέ
φρι Ρόμπερτς , ομότιμος καθηγη-
της Ιστορίας στο University College
Cork, στην Ιρλανδία, με ειδίκευση
στον Β ' Παγκόσμιο Πόλεμο και τη
σοβιετική ιστορία. «Υπό μιαπροϋπό
θεση» διευκρινίζει. «ΟΠούτινναμείνει
ικανοποιημένος ότι η μελλοντική ασφά-
λεια της Ρωσίας θα προστατεύεται από
νέες διευρύνσειςτουΝΑΤΟ».

Σε ποια φάση βρίσκεται ο
πόλεμος στην Ουκρανία
μετά την κλιμάκωση μετην
εκατέρωθεν ανταλλαγή
πυραύλων,

«Η Ρωσία κερδίζει τονπόλεμο απο-
φασιστικά. Η απάντηση του Πούτιν
στιςδυτικές και ουκρανικές προκλή
σεις θα είναι μέτριακαι συγκρατημέ
νη.Ανόμως συνεχιστεί επί μακρόνο
πόλεμος, ο Πούτιν μπορεί να υφαρ
πάξει ένα ακόμα μεγαλύτερο κομ-
μάτι της ουκρανικής επικράτειας,
προκειμένου να διευρύνει τη ζώνη
ασφαλείας μεταξύ Ρωσίας και ΝΑΤΟ.
Μέχρι ο Τραμπ να αναλάβει καθή
κοντα προέδρου, οι ρωσικές δυνάμεις
μπορεί να έχουν κατακτήσει ολό
κληρες τις επαρχίες του Ντονέτσκ,

της Χερσώνας, του Λουγκάνσκ και
της Ζαπορίζια, τις τέσσερις περιο
χές που ο Πούτιν ενσωμάτωσε στη
Ρωσική Ομοσπονδία τον Οκτώβριο
του 2022».

Ο παράγωνΤραμπποια
επίδραση θα έχει;

«Κατ ' αρχάς , θα είναι ευνοϊκό αν ο
Τραμπ μπορέσει ναμεσολαβήσειγια
μια ειρηνευτική συμφωνία. Ενα βήμα
πριν από την έξοδο από τον Λευκό
Οίκο, το τελικό περασμίνο χαρτί” του Μπάιντεν
ήταν η κλιμάκωση του πολέμου . Η

ειρήνη όμως θα τερματίσει τη σφαγή
των Ουκρανών και η χώρα θα αρχί
σει να ανακάμπτει. Οιπερισσότεροι
Ουκρανοί πιστεύουν σήμερα ότι ακό
μα και μια κακή ειρήνη είναι καλύ-
τερη από τη συνέχιση τουχαμένου
πολέμου . Ο Τραμπ υποστηρίζει ότι
θέλει μια καλή σχέσημετονΠούτιν.

Ο ανταγωνισμός του επικεντρώνε
ται στην Κίνα. Η δεύτερη προεδρία
Τραμπ μπορείνα είναιδιαφορετική».

Πού βασίζετε αυτή την
εκτίμηση;

«Θα περιέχει λιγότερα νεοσυντη-
ρητικά στοιχεία και περισσότερους
οπαδούς του οράματος του Τραμπ
περασμίνο ΗΑμερική πρώτα” . Σε κάθε περί
πτωση, για την Ουκρανία, ο Τραμπ θα
λάβει τις αποφάσεις. Ο Πούτιν, από
την άλλη, θα παραμείνει δύσπιστος
έναντι του Τραμπ, παρότι ανοιχτός
σε βελτίωση των σχέσεων Ρωσίας
- ΗΠΑ, ειδικά εάν ο πόλεμος στην
Ουκρανίαλήξει μετον περασμίνο κατάλληλο”,
γιατον ίδιο, τρόπο».

Αξιολογείτε ως θετικό τον
διορισμό του απόστρατου
στρατηγού και πρώην
συμβούλου Εθνικής
Ασφαλείας του αντιπροέδρου
των ΗΠΑ, Κιθ Κέλογκ, ως
ειδικού απεσταλμένουγιατην
Ουκρανία και τη Ρωσία;

«Ο διορισμός του Κέλογκδείχνειότι
ο Τραμπ είναι σοβαρός όταν μιλάει
για επίτευξη ειρήνης στην Ουκρανία.
Ο Κέλογκ προσπαθεί να κατανοήσει
τη ρωσική οπτική και προσδιορίζει
τον τερματισμό της σύγκρουσης ως
βασικό αμερικανικό συμφέρον. Αλλά
οι ΗΠΑ έχουν επιρροή στους Ουκρα
νούς, όχι στους Ρώσους» .

Ποια είναι τα προαπαιτούμενα
γιατοντερματισμό του
πολέμου;

«Οι όροι του Πούτιν διατυπώθηκαν
τονπερασμένο Ιούνιο. Είναιη ουδε
τερότητα της Ουκρανίας και η παρα-
χώρηση της Κριμαίας και τωντμημάτ
των του Ντονέτσκ, της Χερσώνας,

του Λουγκάνσκ και της Ζαπορίζια
που έχει ήδη καταλάβει η Ρωσία. Η

-

Ουκρανία θα απαιτήσει εγγυήσεις
για την ασφάλειά της μετά τον πό-
λεμο. Ο Πούτινέχει δηλώσει ότι δεν
θα δεχτεί συμφωνία που θα παρέχει
κάλυψη στην Ουκρανία. Επιπλέον,

θα απαιτήσει προστασίαγιατα εκατ
τομμύρια των φιλορώσων Ουκρανών
που θα παραμείνουνυπότονέλεγχο
του Κιέβου, καθώς και μια συμφωνία
με τη Δύση για τον τερματισμό τωνμε τη Δύση για τον τερματισμό των
δυτικών κυρώσεων κατά της Ρωσίας.

Ο στρατηγός Κέλογκ έχει προτείνει .
Ουκρανίαςστο ΝΑΤΟ

να αναβληθείγια 20χρόνια.Νομίζω
ότι υπάρχει περιθώριο συμβιβασμού
μεταξύ των δύο αυτών θέσεων, υπό

την προϋπόθεση πως ο Πούτινθα
μείνει ικανοποιημένος ότι ημελλοντι
κή ασφάλεια της Ρωσίας θα προστα-
τεύεται από περαιτέρω επεκτάσεις
του ΝΑΤΟ».

Ενατέτοιοτέλος του πολέμου
θα συνιστούσεέμμεση ήττα
της Δύσης έναντι της Ρωσίας;

«Μια συμφωνία, που θα περιλαμβά-
νει παραχώρηση ουκρανικών εδαφών

στον Πούτιν και ουδετερότητα, θα
αποτελούσε ήτταγιατηνΟυκρανίακαι για τον πόλεμο διά αντιπροσώ
πων του ΝΑΤΟ με τη Ρωσία. Αλλά
η συνέχιση του πολέμου μπορεί να
οδηγήσει μόνο σε μια ακόμα μεγαλύ
τερη ήττα. Μια επιβεβλημένηουδε
τερότητα θα περιορίσει την κυριαρ
χία της, αλλάμόνο έτσι θα μπορέσει
να επιβιώσει ως ελεύθερο και ανεξάρ
τητο κράτος. Από την άλλη, η νίκη
της Ρωσίας θα είναι πύρρειος. Διεξή
γαγε έναν δαπανηρό και εξαιρετικά
επικίνδυνο πόλεμο και η ζημιά που
προκλήθηκε στις σχέσεις της Μόσχας
μετη Δύση είναι τεράστια. Η Ρωσία
έχει προσανατολιστεί στηνανάπτυ
ξη συνεργασιών μεχώρεςτου Παγκό
σμιου Νότου αλλά,τελικά, ηευημερία
και η ασφάλειά της απαιτούν, όπως
αποδείχθηκε, καλές σχέσεις και μετη
Δύση, ειδικά με τους Ευρωπαίους».

Πρόσφατα κυκλοφόρησε
στην Ελλάδα το βιβλίο σας «Η
βιβλιοθήκη του Στάλιν - Ενας
δικτάτορας και τα βιβλία του»
(μτφρ. Βαγγέλης Τσίρμπας,

κα
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:TOMAS

TYNER

,AVMS

,UCC

.

εκδ. Gutenberg). Θεωρείτε
ότιη σχέση του Στάλιν μετα
βιβλία βοηθά την κατανόηση
της σημερινής Ρωσίας, του
μοντέλου εξουσίας του
Πούτιν;

«Το μοντέλο του Πούτινδεν είναι
σταλινικό – η ιδεολογία είναι δια-
φορετική και είναι σαφώς λιγότερο
αυταρχική. Αλλά υπάρχουνενδιαφέ
ρουσες συγκρίσεις μεταξύ Πούτινκαι
Στάλιν ως αναγνωστών. Αμφότεροι
ενδιαφέρονταιγια ιδέες που προέρ
χονται από διαφορετικές πηγές,λα
τρεύουντην Ιστορία και τους ρώσους
κλασικούς. Όπως οΣτάλιν, ο Πούτιν
πιστεύει στηδύναμητων ιδεών,χωρίς
ναείναι διανοούμενος. Σε ό ,τι αφορά
την ηγεσία του πολέμου, ο Πούτιν
υιοθετεί πιο προσεκτική προσέγγι
ση από τον Στάλιν, δεν εμπλέκεται
στιςλεπτομέρειες της στρατιωτικής
στρατηγικής και των στρατιωτικών
επιχειρήσεων. Πολιτικά, το πιοσημα
ντικό κοινό τουςσημείοείναι ότι αμ-
φότεροι πιστεύουν σε ένα πολυεθνικό
ρωσο-σοβιετικό κράτος, είναι περισ-
σότερο πατριώτες παρά εθνικιστές.

Κι ενώ ο Πούτινεπικρίνει έντονα τον
Στάλιν ως βάναυσο και καταπιεστικό
δικτάτορα, τον θαυμάζει ως οικο-
δόμο-υπερασπιστή του σοβιετικού
κράτους και για τον ρόλο του στον
Β' Παγκόσμιο Πόλεμο. Τίποτα από
αυτά δεν υποδηλώνει ότι ο Πούτιν

ρωσική αυτοκρατορία».

Υπάρχει περιθώριο
συμβιβασμού μεταξύ θέλει να αναβιώσει την ΕΣΣΔως νέα
των δύο αυτών
θέσεων (ΗΠΑ -
Ρωσίας) , υπό την
προϋπόθεση ότι
Ο Πούτιν θα μείνει
ικανοποιημένος
ότι η μελλοντική

Εχετε μελετήσει πολύ τον
Στάλιν. Ποιο ανάγνωσμά του
αποτέλεσετημεγαλύτερη
έκπληξη;

«Η εμμονή του Στάλιν μετοννόμο.
Κάτι που, σε έναν βαθμό, διακρίνει
καιτον Πούτιν, ο οποίος δικαιολογεί
πάντα την εξωτερική τουπολιτική με
αναφορά στο διεθνέςδίκαιο. Στηνπε

ασφάλεια της Ρωσίας ρίπτωση όμως του Στάλιν, η εμμονή

θα προστατεύεται
από περαιτέρω
επεκτάσεις
τουΝΑΤΟ

αφορά βιβλία συνταγματικού δικαίου
τωνκαπιταλιστικώνχωρών. Εκπληξη
αποτέλεσε και το πόσο προσεκτικός
υπήρξε μεταγραπτά τουΤρότσκι. Ο
Στάλιν διάβαζε για να μάθει ακόμα
και από τους αντιπάλους του. Υπο-
ψιάζομαι ότι το ίδιο ισχύει και για
τον Πούτιν».
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15

ανάμεσα στη Μόσχα, στην Ουάσιγκτον και
στο Κίεβο περιθωριοποιώντας τους Ευρω-
παίους δεν είναι «ρεαλιστικό» , σύμφωναμε
ευρωπαίο διπλωμάτη. «Ο Τραμπ θέλει να
κλείσει το ζήτημα της Ουκρανίας, δεν θέ-
λει μεγαλύτερη αμερικανική εμπλοκή [ ...]
συνεπώς οι Ευρωπαίοι μπορούννα παίξουν
ρόλο εγγυητή της ειρήνης» δήλωσε ευρω-

-

σφορο έδαφος για να συζητηθεί καθώς η
Πολωνία - γνωστή για τις φιλοουκρανικές
της θέσεις – αναλαμβάνει τηνεκπεριτροπής
προεδρία της ΕΕ τον Ιανουάριο. Η Πολωνία
κατέχειτηνπρώτη θέση μεταξύ τωνχωρών
που έχουν παράσχει βοήθεια στην Ουκρα-που έχουν παράσχει βοήθεια στην Ουκρα-
νέα από τηστιγμή που ξέσπασε ο πόλεμος.

Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία της

B

Γαλλία και Βρετανία
έχουν ήδη δηλώσει
ενδιαφέρονγια

φθάνει στα 3,23 δισ. ευρώ. Τέλος, μια άλ
λη βοηθητική παράμετροςγια το εν λόγω
Ζήτημα είναι ηνέα επικεφαλής της εξωτε-
ρικής πολιτικής της ΕΕ, η πρώην πρωθυ-
πουργός της Εσθονίας Κάγια Κάλας , της
οποίας η πρώτη επίσημη επίσκεψη ήταν
στο Κίεβο. «Στην πρώτη μου επίσκεψη
μετά την ανάληψη των καθηκόντων μου,

Ενωση θέλει η Ουκρανία να κερδίσει αυτ
τόν τον πόλεμο» δήλωσε.

παίος διπλωμάτης, ο οποίος μίλησε υπό προεδρίας της Πολωνίας, η Βαρσοβία έχει αποστολή στρατευμάτων το μήνυμά μου είναι σαφές : η Ευρωπαϊκήτον όρο ανωνυμίας. Πολιτικά, το θέμα της
αποστολής στρατευμάτων βρίσκει πρό-

διαθέσει το 4,91%του ΑΕΠ της για αυτή
τη βοήθεια , με το στρατιωτικό σκέλος να στην Ουκρανία

Βλάντισλαβ Ζούμποκ
«Δεναποκλείεται
ηδιαμάχη Ρωσίας-ΗΠΑ
να κρατήσει δεκαετίες»
Ο ρωσικής καταγωγής καθηγητής Διεθνούς Ιστορίας
στο LSE δεν είναι καθόλου αισιόδοξος για γρήγορη λήξη του
πολέμου και λέει ότι το μόνο που ίσως αλλάξει τα δεδομένα
«είναι αν ο Τραμπ συναντηθεί κατ ' ιδίαν με τον Πούτιν»

«Δεναποκλείεται ηδια
μάχη μεταξύ Ρωσίας
και Δύσης να συνε
χιστεί ακόμη καιγια

δεκαετίες, έως ότου είτε η Ρωσία είτε
η Ουκρανία αποσυρθεί ή καταρρεύ
σει . Μόνον έτσι θα τελειώσει ο πό
λεμος . Κανένας δεν είναι έτοιμος να
αποδεχτεί την ένταξη της Ουκρανίας
στο ΝΑΤΟ» υποστηρίζει μιλώ-
ντας στο «Βήμα» ο καθηγητής
Διεθνούς Ιστορίας στο LSE και
επικεφαλής του Προγράμματος
Σπουδών για τον Ψυχρό Πόλε
μο στο Τμήμα Διεθνούς Ιστορίας
του ίδιου πανεπιστημίου, Βλάντι-
σλαβ Ζούμποκ, ο οποίος μετέχει
σε διεθνές συνέδριο που θα διεξ
ξαχθεί στην Αθήνα μεταξύ 13-15
Δεκεμβρίου , που διοργανώνει το
Ιδρυμα της Βουλής των Ελλήνων
για τον Κοινοβουλευτισμό και τη
Δημοκρατία .

Ο ουκρανός πρόεδρος
Ζελένσκι υποστηρίζει
ότι ο πόλεμος μπορεί
να τερματιστεί αν η
Ουκρανία ενταχθεί στο
ΝΑΤΟ. Κατόπιν τούτου,
το Κίεβο θα μπορούσε,

προσθέτει οΖελένσκι,
να διαπραγματευτεί «με
διπλωματικό τρόπο» την

επιστροφή των εδαφών
που βρίσκονται υπό τον
έλεγχο της Ρωσίας . Θα
μπορούσε τότε να λήξει ο
πόλεμος;

«Κατ ' αρχάς , ουδείς γνωρίζει πώς
μπορεί να τελειώσει ένας πόλε
μος. Δεν ξέρουμε ούτε πότε ούτε
πώς θα τελειώσει ο πόλεμος στην
Ουκρανία. Δυστυχώς για τους Ου-
κρανούς , θα συνεχίσουν να έχουν
απώλειες ανθρώπων, να μένουν
χωρίς ηλεκτρικό, χωρίς θέρμαν
ση για ακόμη έναν χειμώνα , δυο
χειμώνες ή τρεις... Όσο οι Βρυξέλ-
λες και η Ουάσιγκτον βλέπουν
τον πόλεμο στην Ουκρανία ως
ζήτημα ζωής και θανάτου για τη
διατήρηση της παγκόσμιας τάξης ,

ο πόλεμος θα συνεχίζεται. Δεν
αποκλείεται να δούμε τη διαμά
χη μεταξύ Ρωσίας και Δύσης να
συνεχίζεται επί μακρόν – ακόμη
και για δεκαετίες – έως ότου είτε
ηΡωσία είτε η Ουκρανία αποσυρ-
θεῖ ἡ καταρρεύσει . Μόνο έτσι θα
τελειώσει ο πόλεμος. Όταν ένας
από τους δυο αντιμαχόμενους - η
Ουκρανία , νομίζω – εξαντληθεί σε
τέτοιον βαθμό ώστενα προτείνει
διαπραγματεύσεις που θα διαρκέ-
σουν για μεγάλο χρονικό διάστη-
μα. Εν τω μεταξύ , η σύγκρουση
στο πεδίο θα συνεχίζεται. Γιατί

κανέναςδενείναι έτοιμος να απο-
δεχτεί την ένταξη της Ουκρανίας
στο ΝΑΤΟ. Πολλές ευρωπαϊκές
χώρες δεν θα ψηφίσουν υπέρ της .

Οι ενταξιακές υποσχέσεις εύκολα
δίνονται , όσο δεν υπάρχει πό-
λεμος» .

Ο νεοεκλεγείς πρόεδρος
των ΗΠΑ, ο Τραμπ, δηλώνει
αποφασισμένος να κλείσει
το μέτωπο της Ουκρανίας.
Αποκλείετε να το επιτύχει
μαζί με τον ειδικό
απεσταλμένο των ΗΠΑγια
την Ουκρανία και τη Ρωσία,
απόστρατο υποστράτηγο,
Κιθ Κέλογκ;

«Ο Κέλογκ δεν θα επιτύχειτίπο-
τα απολύτως . Διαβάζω ότι γνωρί-
Ζει τα πάνταγια τον πόλεμο, ότι
είναι με το μέρος της Ουκρανίας,

ότι αντιλαμβάνεται ότι ο πόλεμος
είναι ζήτημα του ΝΑΤΟ και της
διεθνούς τάξης. Αν ισχύουν αυτά,
μην περιμένετε ειρήνη. Αυτό που
μπορεί να αλλάξει τα δεδομένα
είναι αν ο Τραμπ συναντηθεί κατ '
ιδίαν με τον Πούτιν. Τότε μπορεί
να υπάρξει μία – και πάλι μικρή
- πιθανότητα κάτι να συμβεί . Αν
αύριο καλέσει ο Τραμπ τον ρώ-
σο πρόεδρο και του πει περασμίνο έλα να
συζητήσουμε για την παγκόσμια
τάξη" θα είναι δύσκολο να αρ
νηθεί ο Πούτιν. Η Ουκρανία βε
βαίως δεν θα δεχτεί να κλείσει
συμφωνία χωρίς να μετάσχει στις
διαπραγματεύσεις. Γιατί , όμως , ο
κόσμος επαναλαμβάνει ότι πρέ
πει να συντριβούν ο Πούτιν, η
Ρωσία και η ρωσική οικονομία;

Διότι , ενστικτωδώς, διαβλέπει
ότι ακόμη και αν ο πόλεμος στο
πεδίο τελειώσει , η σύγκρουση δεν
θα τερματιστεί. Θα συνεχιστεί
μέχρι να εξυφανθεί μια νέα αρ
χιτεκτονική ασφαλείας, που θα
συμπεριλαμβάνει την ΕΕ και τη
Ρωσία» .

Αν υπάρξει περαιτέρω
κλιμάκωση του πολέμου,
μπορεί η Μόσχα να
χρησιμοποιήσει πυρηνικά;

Είναι πλάνη
να θεωρούμε
ότι η δημοκρατία
λύνει όλα
τα ζητήματα.

Σήμερα η ασφάλεια
είναι περισσότερο
σημαντική από τον
εκδημοκρατισμό.

Ζούμε σε έναν
κόσμο εξαιρετικά
επικίνδυνο

«Όσο υπάρχουν πυρηνικά όπλα ,

ο κίνδυνος υφίσταται . Αν και , ού-
τε ο Πούτιν ούτε κάποιος άλλος
θέλει να κάνει χρήση τους. Δεν
ευσταθεί η άποψη ότι διάγουμε
τον Β' Ψυχρό Πόλεμο, με αντιτι
θέμενους πόλους τις ΗΠΑ και τη
Ρωσία με την Κίνα. Δεν θεωρώ ότι
υπάρχει καν η έννοια του περασμίνο Ψυ
χρού” , με τον τρόμο των πυρηνι
κών όπλων. Αυτό που βλέπουμε
είναι έναν περασμίνο θερμό” πόλεμο . Οσοι
ισχυρίζονται ότι βιώνουμε Ψυχρό
Πόλεμο εννοούν προφανώς τη σύ
γκρουση μεταξύ της δημοκρατίας
και των αυταρχικών κυβερνήσε
ων . Ο Πούτιν ασφαλώς δεν είναι
δημοκρατικός ηγέτης. Αλλά το
ζήτημα , εν προκειμένω , δεν εί
ναι η δημοκρατία. Αλλά το τι θα
γίνει στην Ουκρανία και ποιες θα
είναι οι συμφωνίες για την ασφά

λεια την επόμενη ημέρα. Ζούμε,

επιμένω, σε έναν περίεργο , που
λύ πιο διαφορετικό κόσμο. Επί
Ψυχρού Πολέμου οι άνθρωποι
φοβούνταν τα πυρηνικά όπλα .

Σήμερα η κοινή γνώμη σφυρίζει
αδιάφορα υπό την απειλή τους.

Στα social media της Ουκρανί-
ας και των χωρών της Βαλτικής
ο κόσμος ζητεί τη συνέχιση του
πολέμου , υποστηρίζοντας ότι ο
Πούτινδεν θα τολμήσει να χρησι-
μοποιήσει πυρηνικά. Αν κάποιοι
ακόμη αγωνιούνγια τα πυρηνικά ,

είναι ο στρατός και οι κυβερνή
σεις . Γιατί γνωρίζουν τον όλεθρο
που μπορούν να προκαλέσουν» .

Ο κόσμος είναι διαιρεμένος .

Θα βγει πιο πολωμένος
μετά τον τερματισμό του
πολέμου στην Ουκρανία;

«Δεν θα βγει πολωμένος. Οποια-
δήποτε προσπάθεια να τον χω-
ρίσουμε σε δυο περασμίνο στρατόπεδα" ,

μεταξύ δημοκρατών και αυταρ-
χικών, είναι άστοχη. Αυτό το δί
πολο δεν συνιστά γεωπολιτική
συνθήκη . Η Ρωσία δεν κατέρ-
ρευσε – παρά τις δυτικές κυρώ
σεις . Αντιθέτως έχει συνδεθεί με
την Κίνα, την Ινδία, την Τουρ
κία, ίσως και το Ισραήλ. Η Ρω-
σία ωστόσο είναι μια αδύναμη
περιφερειακή δύναμη. Δεν μπο-
ρεί να αποτελέσει διεθνή πόλο
έναντι των ΗΠΑ. Όταν αναζητεί
κανείς τον έτερο πόλο, στρέφε
ται προς το Πεκίνο, παρότι η Κίν
να είναι απρόθυμη να πάρει τη
θέση της Σοβιετικής Ενωσης . Η
κατάρρευση της ΕΣΣΔ δεν είχε
ευτυχή έκβαση. Το μεγαλύτερο
πρόβλημα είναι το ότι δεν επε-
τεύχθη ο εκδημοκρατισμός της
Ρωσίας και ότι η Μόσχα δεν έγινε
συνεργάτις των ΗΠΑ».

Δεν θα υπάρξει καθαρός
νικητής όταν τελειώσει ο
πόλεμος στο πεδίο;

«Ολοι , και η Ευρώπη και η Ου-
κρανία και η Ρωσία, είναι ήδη χα-
μένοι σε αυτό τον πόλεμο. Όσο
περισσότερο συνεχίζεται, τόσο
περισσότερο άπαντες χάνουν» .

Υπάρχει περίπτωση η
Ρωσία να κατορθώσει να
εισέλθει σε δημοκρατικό
δρόμο;

«Θεωρώ ότι πρέπει να ξεφύγουμε
από την κυρίαρχη αντίληψη ότι
μετά την πτώση της ΕΣΣΔ , όσο
περισσότερη δημοκρατία έχου-
με , τόσο περισσότερη ειρήνη και
ασφάλεια επιτυγχάνουμε. Πόσους
πολέμους διεξήγαγαν οι ΗΠΑ
μετά την 11η Σεπτεμβρίου, με
στόχο τον εκδημοκρατισμό της
Μέσης Ανατολής; Είναι πλάνη
να θεωρούμε ότι η δημοκρατία
λύνει όλα τα ζητήματα. Σήμερα
η ασφάλεια είναι περισσότερο
σημαντική από τον εκδημοκρα-
τισμό . Ζούμε σε έναν κόσμο εξαι
ρετικά επικίνδυνο» .
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Η «εύφλεκτη ύλη» τηςΑνατολικήςΑσίας
ΑΝΑΛΥΣΗ
Του Πλάμεν
Τόντσεφ

Aνεβαίνει επικίνδυνα ο πυρε-
τός στηνΑνατολική Ασία,

μετιςπολλαπλές αεροναυ-
τικές ασκήσεις και κοινές

ναυτικές περιπολίες της Ρωσίας και
της Κίνας στον Βόρειο Ειρηνικό. Την
ίδια στιγμή , κοινές ασκήσεις διεξά-
γουν στην περιοχή και ένοπλες δυ
νάμεις των ΗΠΑ, της Ιαπωνίας και
της Νότιας Κορέας. Αυτά προστίθε-
νται στην αυξανόμενη ένταση στα
στενά της Ταϊβάν, όπως και στη Νο
τιοσινική Θάλασσα. Προμηνύουν αυτ
τές οι εξελίξεις μείζονα κρίση στην
περιφέρεια του Ινδο-Ειρηνικού; Και
πώς εγγράφονται αυτές οι προκλή-
σεις στη γενικότερη τάση αποστα
θεροποίησης της παγκόσμιας τάξης
πραγμάτων, όπως και μετην επικεί
μενη δεύτερη θητεία του Ντόναλντ
Τραμπ στον Λευκό Οίκο;

Η αρχιτεκτονική ασφαλείας
στην Ανατολική Ασία βασίζεται σε
ένα εξαιρετικά σύνθετο πλέγμα σχέ
σεων που είναι ως επί το πλείστον
διμερείς και συχνά ετεροβαρείς. Ο
μόνος περιφερειακός οργανισμός
στην ευρύτερη περιοχή είναι ο Σύντ
δεσμος Χωρών της Νοτιοανατολικής
Ασίας (ASEAN ), με μηδαμινές όμως
δυνατότητες να παρέχει ασφάλεια
στα μέλη του . Απουσιάζουναξιόπι-
στες πολυμερείς δομές, πόσω μάλ
λον περιφερειακοί αμυντικοί συνα-
σπισμοί , όπως είναι το ΝΑΤΟ στις
διατλαντικές σχέσεις. Αντ' αυτού, το
πλέγμα σχέσεων στην Ανατολική
Ασία παρομοιάζεται με «τελάρο»
( lattice) ως στήριγμαγια αναρριχη-
τικά φυτά. Το πρόβλημα είναι ότι η
βλάστηση που αναπτύσσεται στο
τελάρο είναι συχνά χαοτική , χωρίς
να υπακούσει σε κάποια συνεκτική
λογική .

Ελλείψει μιας συνολικής διευ-
θέτησης στηνΑνατολική Ασία, είναι
πολλές οι εστίες ανάφλεξης στηνευ
ρύτερη περιοχή. Ενδεικτικάκαιμόνο
αναφέρονται οι διενέξεις μεταξύ της
Ιαπωνίας και της Ρωσίας για τις Κου-
ρίλες Νήσους ή μεταξύ του Πεκίνου
και του Τόκιογια τα νησιά Senkaku/
Diaoyu. Νοτιότερα , η Κίνα δηλώνει
αποφασισμένη να εντάξει τηνΤαϊ
βάν στην εθνική της επικράτεια με
κάθε μέσο, παρά τη στρατιωτική
βοήθεια που προσφέρουν οι ΗΠΑ
στην αυτόνομη νήσο. Τμήματατης
Νοτιοσινικής Θάλασσας διεκδικούν
μισή ντουζίνα χώρες, μετην Κίνανα
διευρύνει συνεχώς την παρουσία της
εις βάρος τωνγειτόνων της.

Ενώ η «εύφλεκτη ύλη» είναι δι-
άσπαρτη από την Καμτσάτκα έως
τηνΑυστραλία , ιδιαίτερη ανησυχία
προκαλούν οι αντιπαραθέσεις στη
Βορειοανατολική Ασία λόγω του πυ
ρηνικού οπλοστασίου στηνπεριοχή
– της Κίνας, της Ρωσίας και τώρα
πλέον της Βόρειας Κορέας. Το και
θεστώς του Κιμ Γιονγκ Ουν έχει κατ '

επανάληψη προβεί στην εκτόξευση
βαλλιστικών πυραύλων και φέρεται
να έχει πραγματοποιήσει έξι πυρη-
νικές δοκιμές ως τώρα. Οι φιλοδοξίες
της Πιονγκγιάνγκ , σε συνδυασμό με
την απρόβλεπτη ηγεσία της , τροφο
δοτούν τη συζήτηση για την από-
κτηση πυρηνικών ικανοτήτωντόσο
από τη Νότια Κορέα όσο και από
την Ιαπωνία . Μια άλλη τάση που
καταγράφεται τα τελευταίαχρόνια
σχετίζεται με τη διαμόρφωση δύο
ευκρινών αντίπαλων στρατοπέδων
στη Βορειοανατολική Ασία , ήτοι:
Κίνας- Ρωσίας - Βόρειας Κορέας και
Ιαπωνίας - Νότιας Κορέας - Ταϊβάν
υπό την αμερικανική καθοδήγηση.

Η αντιπαράθεση μεταξύ τους οξύ-
νεται συνεχώς και λαμβάνει ολοένα
και πιο ανησυχητικές διαστάσεις.

Το αντιδυτικό μπλοκ
Στον πυρήνα του πρώτου σχημα-
τισμού βρίσκεται το σινορωσικό
δίδυμο , το οποίο υιοθέτησε την
κοινή δήλωση-μανιφέστο της 4ης
Φεβρουαρίου 2022 , την ημέρα που
ο Βλαντίμιρ Πούτινεπισκέφθηκετην
Κίναγια την έναρξη των χειμερινών

ΟλυμπιακώνΑγώνων του Πεκίνου.

Στη δήλωση αυτή οι πρόεδροι της
Κίνας και της Ρωσίας παρουσίασαν
το όραμά τους για μια νέα διεθνή
τάξη πραγμάτων, ως ευθεία αμφι-
σβήτηση της μεταψυχροπολεμικής
αμερικανικής ηγεμονίας. Είκοσι μέ
ρες αργότερα , η Ρωσία εισέβαλε στην
Ουκρανία και δεν έχει αποσαφηνι-
στεί κατά πόσο η κινεζική ηγεσία
ήταν πλήρως ενήμερη για τα σχέδια
του Πούτιν. Πάντως , το Πεκίνο έχει
στηρίξει τη Μόσχα παντοιοτρόπως,

παρά τις επίσημες δηλώσεις περί ου-
δετερότητας της Κίνας στο θέμα της
Ουκρανίας. Σημειώνεται ότι η Ρωσία

προμηθεύεται από τη Βόρεια Κορέα
όπλα και πολεμοφόδια, με αποκο-
ρύφωμα της επίσκεψη Πούτιν στην
Πιονγκγιάνγκτονπερασμένο Ιούνιο
και τη σύναψη διμερούς αμυντικής
συμφωνίας. Οι δύο χώρες δεσμεύτη-
καν σε αμοιβαία στρατιωτική συν
δρομή σε περίπτωση επίθεσης από
εξωτερικούς εχθρούς και πληθαίνουν
οι πληροφορίες για την αποστολή
βορειοκορεατών στρατιωτών στην
περιφέρεια του Κουρσκ. Συγχρό
νως , η στρατιωτική συμμαχία Ρωσί
ας - Βόρειας Κορέας δεν χαροποιεί
ιδιαίτερα την κινεζική ηγεσία , που
παραδοσιακά έχει στενές σχέσεις με
την Πιονγκγιάνγκ. Ούτεείναι εντε
λώς ανέφελες οι σινορωσικές σχέσεις,

όπως αποδεικνύει η εμπλοκή στιςδι
απραγματεύσεις για την κατασκευή
του αγωγού φυσικού αερίου «Δύναμη
της Σιβηρίας-2» από τη Ρωσία προς
την Κίνα . Ωστόσο , οι επιμέρους δι
αφωνίες δεν αναμένεται να διατα-
ράξουντη στρατηγική συμπόρευση
Πεκίνου και Μόσχας.

Το σινορωσικό δίδυμο είναι ο
πυλώναςτου Οργανισμού Συνεργα-
σίας της Σανγκάης (ΟΣΣ) που εκτεί-
νεται στη Νότια και ΚεντρικήΑσία.
Ταυτόχρονα, η Κίνα και η Ρωσία είν

ναι ιδρυτικά μέλη του παγκόσμιας
εμβέλειας σχηματισμού BRICS, στον
οποίο επίσης επιδιώκουννα προσ-
δώσουν αντιδυτικό προσανατολισμό
– αν και έρχονται αντιμέτωπες με

ανατολική Ασία. Για μεγάλο χρονι
κό διάστημα το Τόκιο και η Σεούλ
δυσκολεύονταννα ξεπεράσουν την
ιστορική αντιπαλότητά τους, που
συνδέεται με την ιαπωνική κατο-
χή της κορεατικής χερσονήσου την
περίοδο 1910-1945 . Παρ ' όλα αυτ
τά, μετά από αρκετές διπλωματι
κές αψιμαχίες μεταξύ τους, οι δύο
χώρες εκπροσωπήθηκανστη σύνο-
δο κορυφής με τις ΗΠΑ στο Καμπ
Ντέιβιντ τονΑύγουστο του 2023. Η
τριμερής συμφωνία που υπογράφηκε
σε εκείνη τησυνάντηση βασίστηκε
σε επιχειρηματολογία που ξεκάθαρα
φωτογραφίζει το Πεκίνο, τηΜόσχα
και την Πιονκγιάνγκ, με τις αναφο-
ρές σε γεωπολιτικούς κινδύνους, τη
ρωσική εισβολή στην Ουκρανία και
τη διασπορά πυρηνικών όπλων. Τον
περασμένο Οκτώβριο, μάλιστα, απο-
φασίστηκε η δημιουργία μόνιμης
γραμματείας, κάτι που κατ ' ουσίαν
αναβαθμίζει την εταιρική σχέση σε
οργανισμό.

Χωρίς αμφιβολία, κινητήριος
δύναμη σε αυτόν τον σχηματισμό
είναι οι ΗΠΑ, οι οποίες έχουν διμε-
ρείς αμυντικές συμφωνίες μετο Τό
κιο από το 1945 και με τη Σεούλ από
το 1950. Στηνπαρούσα φάση , στην
Ιαπωνία υπηρετούν 53.000 αμερικα-
νοί στρατιώτες και στη Νότια Κορέα

B

Το μέγεθος των
γεωπολιτικών
προκλήσεων στην
Ανατολική Ασία
εξηγεί εν πολλοίς
τη στροφή των
ΗΠΑ προς τον Ινδο-
Ειρηνικό ήδη από
την προεδρία του

στο φιλοδυτικό μπλοκ στη Βορειο- Μπαράκ Ομπάμα

επιφυλάξεις από άλλα κράτη-μέλη,
π.χ. Ινδία και Βραζιλία.

Πολύπλοκες είναι οι σχέσεις και

24.000. Η πρόσφατη πολιτική κρί
ση στηΣεούλ, μετην απόφαση του
προέδρου Γιουν Σουκ Γέολ να επι-
βάλει στρατιωτικό νόμο στη χώρα,

προκάλεσε την άμεση αντίδραση
και διπλωματική παρέμβαση της
Ουάσιγκτον.

Η αμερικανική επιρροή στον
Ινδο -Ειρηνικό ενισχύεται και μέτ
σω της τετραμερούς συνεργασίας
με την Ιαπωνία , τηνΑυστραλία και
την Ινδία, ενός σχήματος πουείναι
γνωστό ως Quad. Σημειώνεται,επί
σης , ότι οι ΗΠΑ έχουν στρατιωτική
συνεργασία και με άλλες χώρες της
ευρύτερης περιφέρειας (π.χ. Φιλιπ-
πίνες και Ινδονησία) , ενώ το 2021 η
διοίκηση Μπάιντεν προώθησε τη
συμφωνία AUKUS με τη Βρετανία
και τηνΑυστραλία.

Το νέογεωπολιτικό κέντρο
Το μέγεθος τωνγεωπολιτικών προ-
κλήσεων στηνΑνατολική Ασία εξη-
γεί εν πολλοίςτη στροφή των ΗΠΑ
προς τον Ινδο-Ειρηνικό ήδη απότην
προεδρία του Μπαράκ Ομπάμα,
αλλά και τη ρητορεία του επανα-
κάμψαντος Ντόναλντ Τραμπ περί
αποδέσμευσης των ΗΠΑ από την
ασφάλεια της Ευρώπης. Ο εντεινό-
μενος ανταγωνισμός με την Κίνα
καθίσταται ηύψιστη προτεραιότητα
της αμερικανικής εξωτερικής πο-
λιτικής, με ό,τι συνεπάγεται αυτό
για την υπό διαμόρφωση νέα τάξη
πραγμάτων. Οσο κι αν είναι άδηλο
το μέλλον, το πιθανότερο είναι τα
επόμενα χρόνια ηδιεθνήςειδησεο
γραφίανα κυριαρχείταιαπό εξελίξεις
στην Ανατολική Ασία. Πολύ σημα
ντικό ερώτημα είναι ποιο μπλοκ θα
εξασφαλίσει μεγαλύτερη επιρροή
στην ευρύτερη περιφέρεια, είτε με
ειρηνικά μέσα είτε μετηδύναμητων
όπλων. Η ρεαλιστική ανάγνωση των
εξελίξεων δεν μπορεί να αποκλεί
σει πολεμικές συρράξειςστον Ινδο-
Ειρηνικό και οι Ευρωπαίοι οφείλουν
να είναι προετοιμασμένοι για κάθε
ενδεχόμενο.

Ο κ . Πλάμεν Τόντσεφ είναι επικεφαλής
του Τμήματος Ασιατικών Σπουδών
στο Ινστιτούτο Διεθνών Οικονομικών
Σχέσεων (ΙΔΟΣ).
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Annual
26thInvestinGreece Forum

-Greece Speeding Ahead Post
Investment Upgrade

In Cooperation With

NYSE.
AN ICE EXCHANGE

The Metropolitan Club , One East 60th St. New York City
Monday, December 9th , 2024

ATHEXGROUP
Athens Exchange Group

Lead Sponsors

Goldman MorganStanleySachs
TEN LTD
TSAKOS ENERGY
NAVIGATION LTD

Σε μια εξαιρετικά θετικήγια την Ελλάδα περίοδο διοργανώνεται από την Capital Link στην Νέα Υόρκη η ετήσια Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και
τις Επενδύσεις με τη συμμετοχή Κορυφαίων Αμερικανών και Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών & Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών & Ελληνικών Τραπεζών &
Οργανισμών, Ανώτερων Κυβερνητικών Στελεχών (4 Ελλήνων Υπουργών , 19 Εισηγμένων Εταιριών και 97 Κορυφαίων Ομιλητών, σε συνεργασία με το « New York
Stock Exchange»,το «Athens Exchange Group (ATHEX Group )» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς. Η « Goldman Sachs», η «Morgan Stanley» και η «ΤΕΝ
Ltd (Tsakos Energy Navigation)» είναι οι Κύριοι Χορηγοί . Και φέτος , η εκδήλωση τελεί υπό την αιγίδα του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη .

Πρόκειται για το μακροβιότερο επενδυτικό Συνέδριο για την Ελλάδα που πραγματοποιείται στο εξωτερικό. Με τίτλο "Greece - Speeding Ahead Post
Investment Upgrade" το ετήσιο Συνέδριο « Capital Link Invest in Greece Forum» θα πραγματοποιηθεί τη Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 στο «Metropolitan
Club» της Νέας Υόρκης. Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στη Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε χρόνο , ανεξάρτητα από τις πολιτικές και
οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια προβολής της
Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό. γναμώνον
Το φετινό Φόρουμ είναι ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας
μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Το καθεστώς αυτό της αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για σημαντικές εισροές
ξένων κεφαλαίων, οι οποίες διευκολύνονται και από τις σημαντικές προσπάθειες που έχουν γίνει στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Η
χώρα πλέον προσφέρει τη δυνατότητα για επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές, τουρισμός & φιλοξενία, real estate, και ενέργεια . Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές. .

ΤΟ ΜΗΝΥΜΑ ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

Ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας,
κ . Κυριάκος Μητσοτάκης

ΚΥΡΙΟΣ ΟΜΙΛΗΤΗΣ
(μέσω βίντεο)

ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ:

κ . Χρήστος Σταϊκούρας
Υπουργός Υποδομών &

Μεταφορών
τ . Υπουργός Οικονομικών

κα . Νίκη Κεραμέως
Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης

κ. Νικόλαος Παπαθανάσης
ΑναπληρωτήςΥπουργός

Εθνικής Οικονομίας &
Η Οικονομικών

κα. Αλεξάνδρα Σδούκου
Υφυπουργός

Περιβάλλοντος και
ΕνέργειαςΕΚΠΡΟΣΩΠΟΣ ΤΗΣ

ΑΜΕΡΙΚΑΝΙΚΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ:

H.E. George J. Tsunis
U.S. Ambassador to the

Hellenic Republic
U.S. Embassy in Athens κα. Μαίρη Ψύλλα

Γενική Γραμματέας Φορολογικής
Πολιτικής

Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας
και Οικονομικών

ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ & ΔΙΕΘΝΩΝ ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ :

εκατοντακ. Ορέστης Καβαλάκης
Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας1. Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης

Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών

κ. ΔημήτριοςΤσάκωνας
Γενικός Διευθυντής τ

Οργανισμός Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους

κ . Γιώργος Πιτσιλής
Διοικητής

Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ)

Ο ΚΥΡΙΟΙ ΟΜΙΛΗΤΕΣ ΕΠΙΣΗΜΟΥ ΜΕΣΗΜΕΡΙΑΝΟΥ ΓΕΥΜΑΤΟΣ:
UPGRADING THE INFRASTRUCTURE &
TRANSPORT NETWORK IN GREECE

INVESTMENT OPPORTUNITIES

THE GREEK BANKING SECTOR
AS A PILLAR
OF GROWTH

BUILDING A NEW DYNAMIC
IN THE GREEK

FINANCIAL SYSTEM

κ. Γιάννης Τσακίρης
Vice President

European Investment Bank

κ . Γιάννος Κοντόπουλος
**** CEO

Athens Exchange Group

Δρ . Μαρίνος Γιαννόπουλος
*******CEO
Enterprise Greece

κ. Χρήστος Σταϊκούρας
Υπουργός Υποδομών &

Μεταφορών
τ. Υπουργός Οικονομικών

κ . Χρήστος Μεγάλου
Chief Executive Officer

Piraeus Group

κα . Ελένη Βρεττού
* CEO

Attica Bank

2024 CAPITAL LINK
HELLENIC LEADERSHIP AWARD

•

ΕΝΑΡΚΤΗΡΙΑ ΟΜΙΛΙΑ

κα . Αικατερίνη Νασίκα
Πρέσβης της Ελλάδος

στις ΗΠΑ

ΕΙΣΑΓΩΓΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ

K. John Paulson
President& Portfolio 3XIOTS A

Manager ΣΤΟΛΟΣ ΜΩΡΙPaulson & Co.

•

ΤΙΜΩΜΕΝΟ ΠΡΟΣΩΠΟ

Δρ . Γιάννης Στουρνάρας
Διοικητής

Τράπεζατης Ελλάδος

Θεματολογία τωνπάνελ Συζητήσεων και των Παρουσιάσεων: • Greece - Speeding Ahead Post-Investment Upgrade • GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook
Post Investment Upgrade Accelerating The Investment Momentum Internationalizing The Greek Capital Markets The Investment Landscape in Greece -
Opportunities & Financing Tools • Infrastructure: Investing In the Future • The New Energy Landscape in Greece • Greece's Economic Growth : What's Next? • Ellinikon :
Realizing the Largest Urban Regeneration Project Upgrading the Infrastructure& Transport Network in Greece - Investment Opportunities ⚫ The Greek Banking
Sector As a Pillar of Growth Building A New Dynamic in the Greek Financial System Greek Banking Sector - Growth & Development Outlook Recapitalization &
NPEs: A Srategic Approach • Greece's Hospitality Industry: Trends & Future Prospects • Why Greece - The International Investor Perspective • Labour Reforms:

building a win-win relationship for investors and employees | Παράλληλες Ενότητες: • REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments • Investment Opportunities
on the Athens Stock Exchange Greece As a Hub forWorld Class Projects Debt Capital Markets Why Greece - The Domestic Institutional Investor. Viewpoint •
Investing In Greece- Tax Reforms & Incentives .

One-on-one συναντήσεις: Όπως κάθε χρόνο , έτσι και φέτος το Συνέδριο παρέχει στους ξένους επενδυτές εκτεταμένη δυνατότητα επαφών μέσω one-on-one
συναντήσεων με εισηγμένες και μη εταιρείες, καθώς επίσης και μετα μέλη της Ελληνικής κυβερνητικής αντιπροσωπείας .

Το Συνέδριο θα κλείσει τις εργασίες του με επίσημο δείπνο στο The Union League Club με τη συμμετοχή κορυφαίων επιχειρηματιών και υψηλόβαθμων
Κυβερνητικών εκπροσώπων από την Ελλάδα και τις ΗΠΑ, κατά τη διάρκεια του οποίου θα απονεμηθεί το "2024 Capital Link Hellenic Leadership Award " στον
Δρ. Γιάννη Στουρνάρα, Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας
και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής
Οικονομίας.

Ο Δρ . Γιάννης Στουρνάρας θα πραγματοποιήσει Κύρια Ομιλία .

Το Δείπνο ανοίγει με σύντομη ομιλία της η Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα.
Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα προλογίζει ο κ . John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & Co.

ΤΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΑΠΕΥΘΥΝΕΤΑΙ σε: Management κορυφαίων Αμερικανικών εταιρειών με ενεργό ενδιαφέρον ή ενασχόληση με επενδύσεις στην Ελλάδα & την
ευρύτερη περιοχή - Θεσμικούς επενδυτές (με ενδιαφέρον σε ελληνικές μετοχές & ομόλογα τίτλους σταθερής απόδοσης) - Διαχειριστές χαρτοφυλακίων και αναλυτές
· Τραπεζίτες Εμπορικών & Χρηματοπιστωτικών - Επενδυτικών τραπεζών - Χρηματοοικονομικοί σύμβουλοι & Χρηματιστές • Οικονομικά ΜΜΕ & Τύπος.

Χορηγοί Επικοινωνίας: MEGA TO BHMA TA NEA in OT

ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ

Η εγγραφή είναι δωρεάν στο link https://forums.capitallink.com/greece/2024/
Για περισσότερες πληροφορίες παρακαλούμε επικοινωνήστε:

κα. Όλγα Μπορνόζη , Managing Director στο email obornozi@capitallink.com ή τηλ. +1 (212) 661-7566 / Νέα Υόρκη
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ΕΙΝΑΙ ΑΛΗΘΕΙΑ;
Περιμένουν 4 χρόνια
τις 170 προσλήψεις!

Η προσπάθεια που έχει γίνει είναι αξιέπαινη .

Οι εκκρεμείς συντάξεις έχουν μειωθεί. Όμως,

το τίμημα είναι εξίσου βαρύ . Η υποστελέ
χωση στον ΕΦΚΑ διοικητής ο Αλέξανδρος
Βαρβέρης (φωτ .)- αποτελεί μείζον πρόβλημα,

καθώς για 8.100 οργανικές θέσεις αντιστοι
χούν 7.000 εργαζόμενοι . Έτσι , υπάρχουν
ολόκληρα τμήματα σε υποκαταστήματα με
έναν προϊστάμενο και άλλον έναν υπάλληλο !

Όλα αυτά τα γνωρίζει καλά η διοίκηση του
Φορέα και πιέζει ώστε το ΑΣΕΠ να επιταχύνει
τις διαδικασίες, για να γίνουν (επιτέλους) οι
170 προσλήψεις που εκκρεμούν από το...

2020. Με τέτοιους « ρυθμούς χελώνας» όμως
το πρόβλημα δεν λύνεται και οι μεγάλοι χα-

μένοι θα είναι και πάλι οι ασφαλισμένοι .

Ιδιωτικό «νυστέρι»
στην εκπαίδευση

Ζεσταίνονται οι μηχανές για την ίδρυση
μη κρατικού Πανεπιστημίου

και ειδικότερα ιατρικής
σχολής στην Ελλάδα
από το ιδιωτικό πανεπι

στήμιο της Λευκω
σίας (University

Από ταξίδι σε ταξίδι
Με τα φώτα από το -κατά γενική
ομολογία επιτυχημένο- συνέδριο στο
Λονδίνο να έχουν σβήσει , η προσοχή
πλέον στρέφεται αφενός στη Γενεύη ,

όπου σήμερα παρουσιάζονται οι
«μεσαίες» , αφετέρου στη Νέα
Υόρκη, όπου την προσεχή Δευτέρα
πραγματοποιείται το Capital Link , σε
συνεργασία της NYSE και της ΕΧΑΕ ,

με τη συμμετοχή 21 εισηγμένων.

Πολλά τα ταξίδια το τελευταίο
χρονικό διάστημα σε μια προσπάθεια
προσέλκυσης « φρέσκων» και πιο
ποιοτικών κεφαλαίων. [SID:22181759)

of Nicosia - UNIC) . Ανακοινώθηκε στο ΓΕΜΗ η

ίδρυση της UNIC Ellinikon Campus Academic
Α GR με σκοπό τη λειτουργία στην ελληνική
επικράτεια ανωτάτων εκπαιδευτικών ιδρυ-
μάτων. Η ονομασία της εταιρείας παραπέμπει
στις πληροφορίες που έχουν δημοσιοποιηθεί,
ότι για τη στέγασή του βρίσκονται σε εξέλιξη
διαπραγματεύσεις με τη Lamda Development
για το Ελληνικό, ενώ να θυμίσουμε ότι μια
τέτοια σχολή θέλει και τις κλινικές της. Γι ' αυτό
και η συνεργασία με το CVC Capital (πάντα

editors@naftemporiki.gr

σύμφωνα με πληροφορίες απουσία επίσημης
ενημέρωσης) , το οποίο ελέγχει μεγάλες νοσο-
κομειακές μονάδες της Αθήνας, όπως το Υγεία ,

το Metropolitan και το Μητέρα .

Πικρές αλήθειες...

Πικρές αλλά μεγάλες
αλήθειες είπε ο πρόεδρος του
Ομίλου Isomat, Στέφανος
Τζιρίτης (φωτ . ), μιλώντας
πρόσφατα δημόσια, σημειώ
νοντας ότι « η Θεσσαλονίκη
πρέπει να γίνει ανταγωνιστική

πόλη σε επιχειρηματικό επίπεδο . Υπάρχει κακο-
δαιμονία στην πόλη αναφορικά με τα έργα υπο-
δομών. Η αναβάθμιση του λιμανιού καθυστερεί,

η ΔΕΘ έχει ξεπέσει εκθεσιακά , η ανάπλασή της
καθυστερεί, όλες οι μεγάλες εταιρείες έχουν
έδρα την Αττική . Αυτό δείχνει πόσο πίσω πήγε
η Θεσσαλονίκη . Χωρίς επενδύσεις και χωρίς
δημιουργία πλούτου δεν μπορούμε να κάνουμε
τίποτα . Ο τρόπος διοίκησης πρέπει να αλλάξει» .

Οι καθυστερήσεις και στα δύο μεγάλα projects
( ΟΛΘ και ΔΕΘ ) είναι αλήθεια μεγάλες, με τις
ευθύνες να βαρύνουν ξεκάθαρα την πλευρά
της πολιτείας. Και οι πολυσυζητημένες επενδύ-
σεις των τελευταίων ετών στη συμπρωτεύουσα
σπανίως αφορούν παραγωγικές δραστηριότη-
τες... [SID:22179948]
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Business Insight
ΜΙΑ ΣΤΟ ΚΑΡΦΙ ΚΑΙ ΜΙΑ ΣΤΟ ΠΕΤΑΛΟ
ΑΠΟ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΣΤΟΥΣ ΤΡΑΠΕΖΙΤΕΣ
Παλαιόθενγνωστή η παροιμία " μία στο καρ-
φί και μία στο πέταλο" , χαρακτήριζε την
εναλλαγή επαίνου με παρατήρηση .

Κάπως έτσι θα μπορούσε να ερμηνευθεί
η τακτική της κυβέρνησης, προεξάρχο-
ντος του Κυριάκου Μητσοτάκη ο οποίος δις

σε συνέντευξη του στον ΑΝΤ1 και από το
βήμα του road show της Morgan Stanley
(και ΕΧΑΕ) – ήταν ξεκάθαρος πως δεν θα
υπάρξει έκτακτη φορολόγηση στις ελληνι
κές τράπεζες.

-

Σε διάστημα λίγων 24ωρων ο Πρωθυπουρ
γός, τόσο από την Θεσσαλονίκη , όσο από το
Λονδίνο , έσπευσε να κλείσει το θέμα , ση-
μειώνοντας ότι "...η κυβέρνηση ξέρει τι θέ-
λει από τις τράπεζες και έχει τους τρόπους
να το δρομολογήσει . Η επιβολή έκτακτου
φόρου δενείναι μέσα σε αυτούς..." , συμπλη-
ρώνοντας πως "...με τους καινούργιους δη-
μοσιονομικούςκανόνες, τα πρόσθετα έσοδα ,

ειδικά από έκτακτεςφορολογήσεις, δεν μπο-
ρούμε να τα ξοδέψουμε, γιατί έχουμε ορο-
φές δαπανών, άρα θα ήταν και λίγο δώρο
άδωρον να το κάνουμε αυτό ..." , αντιτείνο-
ντας , μάλιστα , τις διαρθρωτικές παρεμβά
σεις, όπως η μείωση της φοροδιαφυγής,

που είναι η πιο δίκαιη πολιτική . Ο ίδιος συ-
μπεριέλαβε τον ενεργειακό τομέα , με απο
τέλεσμα το μίνι rally εκτός από τις μετοχές
των Eurobank , Εθνικής, Πειραιώς, Alpha
Bank να επεκταθεί και προς Metlen , ΔΕΗ
αλλά και Motor Oil, HelleniQ Energy.

Αυτά πρωί προς μεσημεράκι Δευτέρας στο

Λονδίνο , γιατί χθες ο Κωστής Χατζηδά-
κης απαντώντας στη Βουλή στον πρόεδρο
του ΠΑΣΟΚ, Νίκο Ανδρουλάκη , έκανε λόγο
για πέντε παρεμβάσεις στον τραπεζικό το-
μέα . Μεταξύ αυτών; "Περαιτέρω φροντίδα
για το ζήτημα των προμηθειών" καθώς και
"αντιμετώπιση κάθε κίνησης από την πλευ
ρά των τραπεζών που κάνει τους πολίτες να
δυσανασχετούν, χωρίς όμως να αποσταθε
ροποιούνται οι τράπεζες" . Είτε έτσι , είτε αλ-
λιώς, η αναφορά Μητσοτάκη πως " ... η κυ-
βέρνηση ξέρει τι θέλει από τις τράπεζες και
έχει τους τρόπους να το δρομολογήσει...” ,

επαναδιατυπώθηκε (με άλλο τρόπο) από
τον Χατζηδάκη .

Το κατά πόσον τραπεζίτες και διαχειριστές
ξένων funds πήραν τοις μετρητοίς αμφό-
τερες τις δηλώσεις/τοποθετήσεις , φάνη-
κε από το πόσο γρήγορα... Βγήκαν τα κομπι-
ουτεράκια για να αξιολογηθούν αναλόγως.

Προσώρας περιορίζονται σε υπολογισμούς
επί χάρτου για το τι θα μπορούσε να σημαί
νουν αυτές οι κυβερνητικές πρωτοβουλίες
στηντελική γραμμή του ισολογισμού για το
2025 (και το 2026) . Εύλογα, γιατί οι επικε-
φαλής των τραπεζών έχουν αναφερθεί σε
διανομή , σχεδόν διπλάσιου μερίσματος το
επόμενο έτος (από κέρδη χρήσεως 2024)

ενώ βάσει των business plans το ποσοστό
βαίνει αυξανόμενο για μελλοντικέςχρήσεις.

Τα δεδομένα που έχουν τραπεζίτες και fund
managers στα χέρια τους: τηντάση μείωσης
των βασικών επιτοκίων απότην Ευρωπαϊκή

Κεντρική Τράπεζα - από 3,25% (κύριας χρη-
ματοδότησης) σε 3% ( ; ) στη συνεδρίαση της
12ης Δεκεμβρίου , και θα δουν στην Φραν
κφούρτη (στις 30/1 και 6/3 κ.λπ) . Τα έσοδα
από συναλλαγές καρτών, πληρωμές, μετα-
φορές και άλλες πράξεις . Κύρια πηγή πα-
ραγωγής λειτουργικών ροών, είχαν δια-
μορφωθεί στα €393,4 εκατ. συνολικά για
τις συστημικές (οικονομικά στοιχεία 30/6) .

Αυξημένα κατά €66,7 εκατ. , αποτελώντας
το ήμισυ της ετήσιας ενίσχυσης των προ-
μηθειών . Επίσης, ( πάντα με στοιχεία 30/6)

οι προμήθειες από asset management ,

bancassurance ήταν € 191,6 εκατ .

Σε απόλυτα νούμερα , οι συστημικές ενίσχυ
σαν τη γραμμή προμηθειών τους για συ-
ναλλαγές, που ως επί το πλείστον αφορούν
σε συναλλαγές του κοινού .

Τραπεζικά στελέχη θεωρούν πως - πιθανό-
τατα - οι 2 πλευρές θα επιδιώξουννα εξευ
ρεθεί κοινός τόπος, σε μία win -win δια-
πραγμάτευση . Μάλιστα, σύμφωνα με έναν
εξ' αυτών , η κυβερνητική πλευρά έχει το
χαρτί του IRIS - πέραν άλλων - και συγκε
κριμένα το ενδεχόμενο διεύρυνσης (ή όχι)
του ορίου συναλλαγών στα €1.000 από τα
€500 , τον χρονισμό εφαρμογής συνδυαστι
κά με το εύροςυλοποίησης (σε συγκεκριμέ-
νες επαγγελματικές και άλλες κατηγορίες) .

Για να δούμε, καθώς μετά το road showτης
Morgan Stanley ακολουθούν οι παρουσι-
άσεις στην εκδήλωση της Wood & Co , και
της Capital Link, στην Νέα Υόρκη .
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Business Insight
ΜΙΑ ΣΤΟ ΚΑΡΦΙ ΚΑΙ ΜΙΑ ΣΤΟ ΠΕΤΑΛΟ ΑΠΟ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
ΣΤΟΥΣ ΤΡΑΠΕΖΙΤΕΣ
Παλαιόθεν γνωστή η παροιμία "μία στο
καρφί και μία στο πέταλο" , χαρακτήριζε
την εναλλαγή επαίνου με παρατήρηση .

Κάπως έτσι θα μπορούσε να ερμηνευθεί
η τακτική της κυβέρνησης, προεξάρχο-
ντος του Κυριάκου Μητσοτάκη ο οποίος
δις - σε συνέντευξη του στον ΑΝΤ1 και
από το βήμα του road show της Morgan
Stanley (και ΕΧΑΕ) - ήταν ξεκάθαρος
πως δεν θα υπάρξει έκτακτη φορολό-
γηση στις ελληνικές τράπεζες .

Σε διάστημα λίγων 24ωρων ο Πρωθυ-
πουργός , τόσο από την Θεσσαλονίκη ,

όσο από το Λονδίνο , έσπευσε να κλεί
σει το θέμα , σημειώνοντας ότι " ... η κυ-
βέρνηση ξέρει τι θέλει από τις τράπεζες
και έχει τους τρόπους να το δρομολο-
γήσει . Η επιβολή έκτακτου φόρου δεν
είναι μέσα σε αυτούς..." , συμπληρώνο-
ντας πως " ... με τους καινούργιους δη-
μοσιονομικούς κανόνες, τα πρόσθετα
έσοδα , ειδικά από έκτακτες φορολογή-
σεις , δεν μπορούμε να τα ξοδέψουμε,

γιατί έχουμε οροφές δαπανών, άρα θα
ήταν και λίγο δώρο άδωρον να το κά
νουμε αυτό..." , αντιτείνοντας , μάλιστα ,

τις διαρθρωτικές παρεμβάσεις , όπως
η μείωση της φοροδιαφυγής , που εί-
ναι η πιο δίκαιη πολιτική . Ο ίδιος συ-
μπεριέλαβε τον ενεργειακό τομέα , με
αποτέλεσμα το μίνι rally εκτός από τις
μετοχές των Eurobank, Εθνικής , Πει-
ραιώς , Alpha Bank να επεκταθεί και
προς Metlen , ΔΕΗ αλλά και Motor Oil ,

HelleniQ Energy.
Αυτά πρωί προς μεσημεράκι Δευτέρας

στο Λονδίνο , γιατί χθες ο Κωστής Χα-
τζηδάκης απαντώντας στη Βουλή στον
πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ , Νίκο Ανδρουλά-
κη , έκανε λόγο για πέντε παρεμβάσεις
στον τραπεζικό τομέα . Μεταξύ αυτών;

περασμίνο Περαιτέρω φροντίδα για το ζήτημα των
προμηθειών” καθώς και "αντιμετώπιση
κάθε κίνησης από την πλευρά των τρα-
πεζών που κάνει τους πολίτες να δυσα-
νασχετούν, χωρίς όμως να αποσταθε
ροποιούνται οι τράπεζες" . Είτε έτσι , είτε
αλλιώς, η αναφορά Μητσοτάκη πως "...η
κυβέρνηση ξέρει τι θέλει από τις τράπε
ζες και έχει τους τρόπους να το δρο-
μολογήσει... " , επαναδιατυπώθηκε (με
άλλο τρόπο ) από τον Χατζηδάκη .

Το κατά πόσον τραπεζίτες και διαχει
ριστές ξένων funds πήραν τοις μετρη-
τοίς αμφότερες τις δηλώσεις/τοποθε
τήσεις , φάνηκε από το πόσο γρήγορα ...
βγήκαν τα κομπιουτεράκια για να αξιο
λογηθούν αναλόγως. Προσώρας περιο-
ρίζονται σε υπολογισμούς επί χάρτου για
το τι θα μπορούσε να σημαίνουν αυτές οι
κυβερνητικές πρωτοβουλίες στην τελι
κή γραμμή του ισολογισμού για το 2025
(και το 2026) . Εύλογα , γιατί οι επικεφα-
λής των τραπεζών έχουν αναφερθεί σε
διανομή , σχεδόν διπλάσιου μερίσμα-
τος το επόμενο έτος (από κέρδη χρήσε
ως 2024) ενώ βάσει των business plans
το ποσοστό βαίνει αυξανόμενο για μελ-
λοντικές χρήσεις.

Τα δεδομένα που έχουν τραπεζίτες και
fund managers στα χέρια τους : την τάση
μείωσης των βασικών επιτοκίων από

την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα - από
3,25% (κύριας χρηματοδότησης) σε 3%
( ;) στη συνεδρίαση της 12ης Δεκεμβρί-
ου , και θα δουν στην Φρανκφούρτη (στις
30/1 και 6/3 κ.λπ ) . Τα έσοδα από συναλ-
λαγές καρτών, πληρωμές , μεταφορές και
άλλες πράξεις . Κύρια πηγή παραγωγής
λειτουργικών ροών , είχαν διαμορφωθεί
στα €393,4 εκατ. συνολικά για τις συστη
μικές (οικονομικά στοιχεία 30/6) . Αυξη-
μένα κατά €66,7 εκατ . , αποτελώντας το
ήμισυ της ετήσιας ενίσχυσης των προμη
θειών. Επίσης , (πάντα με στοιχεία 30/6)

οι προμήθειες από asset management,

bancassurance ήταν €191,6 εκατ .

Σε απόλυτα νούμερα , οι συστημικές ενί-
σχυσαν τη γραμμή προμηθειών τους
για συναλλαγές, που ως επί το πλείστον
αφορούν σε συναλλαγές του κοινού .

Τραπεζικά στελέχη θεωρούν πως - πι-
θανότατα - οι 2 πλευρές θα επιδιώξουν
να εξευρεθεί κοινός τόπος , σε μία win-
win διαπραγμάτευση . Μάλιστα , σύμ
φωνα με έναν εξ' αυτών, η κυβερνητική
πλευρά έχει το χαρτί του IRIS - πέραν
άλλων – και συγκεκριμένα το ενδεχό-
μενο διεύρυνσης (ή όχι) του ορίου συ
ναλλαγών στα €1.000 από τα €500 , τον
χρονισμό εφαρμογής συνδυαστικά με το
εύρος υλοποίησης (σε συγκεκριμένες
επαγγελματικές και άλλες κατηγορίες) .

Για να δούμε , καθώς μετά το road show
της Morgan Stanley ακολουθούν οι πα-
ρουσιάσεις στην εκδήλωση της Wood
& Co , και της Capital Link , στην Νέα
Υόρκη .

-
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ROADSHOW ΛΟΝΔΙΝΟΥ

Οι αποκαλύψεις
των εισηγμένων
στους επενδυτές
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ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ ΕΛΛΗΝΙΚΗ
ΚΕΦΑΛΑΙΑΓΟΡΑ

Ώρα Λονδίνου
για την αφρόκρεμα
του Χρηματιστηρίου
Τι θα ζητήσουν να μάθουν οι ξένοι επενδυτές
και θα αποκαλύψουν οι εισηγμένες

*Η ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ

90% της κεφαλαιοποίησης του Χ.Α. εκπροσωπούν
οι 38 εισηγμένες στο συνέδριο του Λονδίνου

Περισσότερα
από 750
ραντεβού με
fund managers
θα πραγματο-
ποιήσουν οι
εισηγμένες που
συμμετέχουν
στο συνέδριο
του Χ.Α. με τη
Morgan Stanley
στο Λονδίνο.

Με τα αποτελέσματα εννεαμήνου να έχουν
ήδη δημοσιευτεί από τις εισηγμένες, το
ενδιαφέρον που θα προκύψει στις συναντή
σεις με τα ξένα funds στο Λονδίνο είναι οι
αποκαλύψεις των επενδυτικών σχεδίων των
εισηγμένων για το 2025 .

>4,5
δισ. €
αναμένονται
τα καθαρά
κέρδη των
ελληνικών
τραπεζών
το 2024.

Του Ανέστη Ντόκα
antokas@naftemporiki.gr

ΣΤΟ ΕΠΕΝΔΥΤΙΚΟ συνέδριο που διορ-
γανώνει η ΕΧΑΕ μαζί με τη Morgan
Stanley, σήμερα και αύριο , στην
πρωτεύουσα του Ηνωμένου Βασι
λείου , οι εταιρείες θα αναφερθούν
κυρίως σε πιθανές εξαγορές που
έχουν ήδη σχεδιάσει από φέτος ,

αλλά και σε ανάπτυξη των εργασι-
ών τους σε νέες αγορές.

Κυρίαρχο θέμα των συναντή
σεων είναι να γνωστοποιηθούν
από τις εισηγμένες τα επενδυτικά
τους προγράμματα , που θα περι-
λαμβάνουν την κατασκευή νέων
εργοστασίων αλλά και τηδημιουρ
γία νέων προϊόντων. Ταυτόχρονα
θα ερωτηθούν από τα ξένα funds
πώς θα αντιμετωπίσουν την επι-
βολή δασμών από τηνκυβέρνηση
Τραμπ , ενώ οι ξένοι θα θελήσουν
να μάθουν πώς θα ανταποκριθούν
στην αγορά πρώτων υλών με ένα
υποτιμημένο ευρώ .

Ιδιαίτερο ενδιαφέρον αναμένε-
ταινα εκδηλωθεί από τα ξένα funds
για τις εταιρείες στον ενεργειακό
κλάδο , ειδικά στο ζήτημα της μετ

τάβασης της χώρας σε ένα μίγμα
χαμηλότερων εκπομπών ρύπων .

Επίσης , τα κορυφαία διεθνή
funds θα ζητήσουν ενημέρωση
για την πορεία των μεταρρυθμί
σεων (ειδικά στο δικαστικό σύ
στημα) , αλλά και για την πρόοδο
των επενδύσεων στο πλαίσιο του
Ταμείου Ανάκαμψης .

Το 90% της κεφαλαιοποίησης
του Χρηματιστηρίου , που αντι-
προσωπεύει σήμερα χρηματιστη-
ριακή αξία ύψους 85 δισ. ευρώ,

εκπροσωπούν οι πρόεδροι και
διευθύνοντες σύμβουλοι των 38
εισηγμένων οι οποίοι από χθες
το βράδυ βρίσκονται στο Λονδί
νο για το φετινό 30 επενδυτικό
συνέδριο «Morgan Stanley and
Athens Stock Exchange Greek
Investment Conference>>.

Οι εισηγμένες που συμμετέ
χουνείναι οι εξής : ΑΔΜΗΕ , Αερο
πορία Αιγαίου , Alpha Bank, ΕΧΑΕ,

Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών,

ΕΥΔΑΠ , AustriaCard , Autohellas,

Avax , Τράπεζα Κύπρου , Cenergy
Holdings, Coca Cola HBC, Ελλά
κτωρ, Eurobank , Fourlis, ΓΕΚΤέρ
να, Τέρνα Ενεργειακή, ΟΠΑΠ, ΟΤΕ ,

Helleniq Energy, Intrakat, Intralot,

Κρι Κρι, Lamda Development,

Merlen , Motor Oil , ΕθνικήΤράπε-
ζα , Optima bank , Τράπεζα Πειραι-
ώς , ΟΛΠ , Profile, ΔΕΗ , Sarantis ,

Τιτάν, Trade Estates, Viohalco ,

ElvalHalcor KaiNovalProperties .

Τα μεγαλύτερα ονόματα των

θεσμικών εταιρειών παγκοσμί-
ως δήλωσαν συμμετοχή στη φε-
τινήεκδήλωση. Πρόκειταιγιατις
BlackRock , BNP Paribas , Deutsche
Bank, Fidelity Management &
Research, Goldman Sachs , GSO ,

Hamblin Watsa Investments
Council , Invesco , JP Morgan,
One Investments , Schroders ,

Soros Fund Management,
Stewart Investors , Trowe Price,
TT International KaiWellington.

Πρωθυπουργικό « παρών»
Ο ίδιος ο πρωθυπουργόςΚυριάκος
Μητσοτάκης αναμένεται σήμερα
το πρωί να ανοίξει τις εργασίες
του συνεδρίου , καθώς θα παρα-
βρεθεί σε στρογγυλό τραπέζι με

SHUTTERSTOCK

θεσμικούς επενδυτές και αργότε-
ρα θα συνομιλήσει, όπως και στο
περσινό event, μετον αντιπρόεδρο
tou Investment Banking EMEA
της Morgan Stanley, Luigi Rizzo.

Τα ενεργειακά θέματα δεν θα
μπορούσαν να λείπουν από το
συνέδριο και έτσι ακολουθεί ένα
fireside chat μετονΕυάγγελο Μυ-
τιληναίο και τον Michael O'Dwyer ,

Managing Director για το Oil &
Gas Investment Banking unç MS.

Επίσης , για σήμερα είναι, με
ταξύ άλλων, προγραμματισμένο
να γίνει ένα πάνελ με τις εταιρείες
που μπήκαν πρόσφατα στο Χρη-
ματιστήριο Αθηνών, όπως είναι
ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών,
n Optima και η Τράπεζα Κύπρου .

Η πρώτη ημέρα κλείνει με τη
συζήτηση του οικονομικού συμ-
βούλου του πρωθυπουργού , Αλέ-
ξη Πατέλη , με τον Mike Wilson
(επικεφαλής στρατηγικός ανα-
λυτής Αμερικανικών Μετοχών
και διευθυντής Επενδύσεων της
MS) και τηνEllen Zentner (επικε-
φαλής Οικονομικής Στρατηγικής
και επικεφαλής Θεματικών και
Μακροοικονομικών Επενδύσεων
στοWealth της Morgan Stanley).

Τα ραντεβού των εισηγμένων
με διαχειριστές κεφαλαίων και
αναλυτές είναι ήδηπολλά αναμέ
νονται μεταξύ 750 και 800-, ενώ
αρκετά έχουν κλειστεί και στο
περιθώριο του συνεδρίου που
θα πραγματοποιηθεί στις εγκα-
ταστάσεις της Μorgan Stanley
με θέα την Cabot Square και τα
λονδρέζικα docks.

Οι επόμενες στάσεις
Η φετινή χρονιά των roadshows
κλείνει την Πέμπτη 5 Δεκεμβρίου
στη Γενεύη όπου η ΕΧΑΕ διοργα-
νώνει εκδήλωση με τη συμμετοχή
εισηγμένων της μεσαίας κεφαλαι
οποίησης .

Τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου η
Capital Link διοργανώνει στη
Νέα Υόρκη συνέδριο όπου θα
βρίσκεται και θα μιλήσει ο Τζον
Πόλσον, στενός συνεργάτης του
νεοεκλεγέντος Αμερικανού προ-
έδρου Ντόναλντ Τραμπ.

Τραπεζικές επαφές με ατού τα ισχυρά μεγέθη και μερίσματα
Της Βάσως Αγγελέτου
vangeletou@naftemporiki.gr

ΣΤΟ ΛΟΝΔΙΝΟ μεταβαίνουν οι επι-
κεφαλής συστημικών και μη συ-
στημικών τραπεζών για να δώ-
σουν το «παρών» στο Roadshow
του Χ.Α. σε συνεργασία με τη
Morgan Stanley.

Στις «αποσκευές» των τραπε-
ζιτών βρίσκονται τα ισχυρά απο-
τελέσματα εννεαμήνου , τα οποία
επιβεβαιώνουν το αφήγημα για
διατήρηση -προς το παρόν- των
ισχυρών ρυθμών κερδοφορίας

της τελευταίας τριετίας, με απο-
κορύφωμα το τρέχον έτος όπου
τα καθαρά κέρδη αναμένεται να
ξεπεράσουν τα 4,5 δισ . ευρώ .

Ατού στις one-on-one συναντή
σεις τους με funds και αναλυτές
μεγάλων οίκων αποτελεί και η με
ρισματική πολιτική για την επό
μενη διετία , η οποία προβλέπει
διανομές μερισμάτων έως 50% .

Στα σχέδιά τους φαίνεται να
συναινεί και ο SSM , ιδίως μετά
τις δεσμεύσεις των συστημικών
τραπεζών για διπλασιασμό της
ταχύτατης απόσβεσης της ανα-

βαλλόμενης φορολογίας .

Ενδιαφέρον παρουσιάζει επί-
σης η τοποθέτηση τωντραπεζών
ως προς την επενδυτική στρατη-
γική τους τα επόμεναχρόνια , είτε
πρόκειται για εξαγορές καισυνέρ-
γειες με εταιρείες τεχνολογίας εί-
τεγια εξαγορές και συγχωνεύσεις
εντός και εκτός συνόρων.

Οι επικεφαλής των τεσσάρων
συστημικών , δηλαδή οΧρήστος
Μεγάλου για την Τράπεζα Πει
ραιώς , ο Φωκίων Καραβίας για
τηEurobank, ο Παύλος Μυλωνάς
για την Εθνική και ο Βασίλειος

Ψάλτης για την Alpha Bank, θα
τοποθετηθούνκαι δημοσίωςγια
τα ζητήματα αυτά στη διάρκεια
πάνελ που έχει προγραμματιστεί
για τις 14:00 (τοπική ώρα) .

Οι CEOs αναμένεται να ερωτη-
θούν και για τις σημαντικές προ-
κλήσεις που θα αντιμετωπίσουν,

με προεξάρχουσα την-ενδεχομέ
νως- ταχύτερη νομισματική χαλά
ρωση από την ΕΚΤ.

Περί έκτακτης φορολόγησης
Για το θέμα της επιβολής έκτα-
κτου φόρου στις τράπεζες ανα-

[SID: 22172757]

μένεται να ερωτηθεί ο πρωθυ
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης
στη συζήτηση που θα έχει στις
9:30 (τοπική ώρα) με τον Luigi
Rizzo , αντιπρόεδρο Επενδυτικής
Τραπεζικής στην περιοχή ΕΜΕΑ
τnç Morgan Stanley.

Το θέμα έχει προσελκύσει
το ενδιαφέρον, ιδίως μετά την
παράταση της φορολογίας των
τραπεζών για τρία έτη από την
Ισπανία . Η ελληνική κυβέρνη-
ση ήδη διέψευσε ρητά αυτό το
ενδεχόμενο .

[SID:22167992]
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th Annual Capital Link26 Investin Greece Forum
Greece - Speeding Ahead Post
Investment Upgrade

In Cooperation With

NYSE.ZA
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Monday, December 9th, 2024

ATHEXGROUP
Athens ExchangeGroup

Lead Sponsors

Goldman MorganStanleySachs
TEN LTD
TSAKOS ENERGY
NAVIGATION LTD

Σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο διοργανώνεται από την Capital Link στην ΝέαΥόρκη η ετήσια Συνάντηση Κορυφήςγια την Ελληνική Οικονομία καιτις Επενδύσεις με τη συμμετοχή Κορυφαίων Αμερικανών και Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών & Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών & Ελληνικών Τραπεζών&Οργανισμών, Ανώτερων Κυβερνητικών Στελεχών (4 ΕλλήνωνΥπουργών), 21 Εισηγμένων Εταιριών και 97 Κορυφαίων Ομιλητών, σε συνεργασία με το « New YorkStock Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς. Η «Goldman Sachs», η «Morgan Stanley» και η «ΤΕΝLtd (Tsakos Energy Navigation)» είναι οι Κύριοι Χορηγοί. Και φέτος, η εκδήλωση τελεί υπό την αιγίδατου Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη ΝέαΥόρκη.
Πρόκειταιγια το μακροβιότερο επενδυτικό Συνέδριογια την Ελλάδαπου πραγματοποιείται στο εξωτερικό. Μετίτλο "Greece -SpeedingAhead PostInvestment Upgrade" το ετήσιο Συνέδριο «Capital Link Invest in Greece Forum» θα πραγματοποιηθεί τη Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 στο «MetropolitanClub»της ΝέαςΥόρκης. Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφήςγια την Ελλάδα στη ΝέαΥόρκη, πραγματοποιείται κάθε χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και τουοικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια προβολής τηςΕλλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.

ςΒαθμίδας στΤο φετινό Φόρουμ είναι ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο γιατην ελληνική οικονομία, προσελκύονταςμακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Το καθεστώς αυτό της αξιολόγησηςξεκλειδώνει ευκαιρίεςγια σημαντικές εισροέςξένων κεφαλαίων, οι οποίες διευκολύνονται και από τις σημαντικές προσπάθειες που έχουνγίνει στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Ηχώρα πλέον προσφέρειτη δυνατότητα για επενδύσεις σε πολλούςτομείς όπως υποδομές, τουρισμός &φιλοξενία, real estate, και ενέργεια. Η γεωγραφική θέση τηςΕλλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές.

ΤΟ ΜΗΝΥΜΑ ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

Ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας,
κ . Κυριάκος Μητσοτάκης

ΚΥΡΙΟΣ ΟΜΙΛΗΤΗΣ
(μέσω βίντεο)

ΟΛΟΓΟ 24 την Α ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ:

κ. Χρήστος Σταϊκούρας
ΥπουργόςΥποδομών&

Μεταφορών
τ. Υπουργός Οικονομικών

κα. Νίκη Κεραμέως
Υπουργός Εργασίας και
ΚοινωνικήςΑσφάλισης

κ. Νικόλαος Παπαθανάσης
ΑναπληρωτήςΥπουργός

Εθνικής Οικονομίας&
Οικονομικών

και Αλεξάνδρα Σδούκου
Υφυπουργός

Περιβάλλοντος και
ΕνέργειαςΕΚΠΡΟΣΩΠΟΣ ΤΗΣ

ΑΜΕΡΙΚΑΝΙΚΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ:

H.E. GeorgeJ.Tsunis
U.S. Ambassadorto the

Hellenic Republic
U.S. Embassy in Athens κα. Μαίρη Ψύλλα

Γενική ΓραμματέαςΦορολογικής
Πολιτικής

Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας
και Οικονομικών

ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ & ΔΙΕΘΝΩΝ ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ :

κ. Ορέστης Καβαλάκης
Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας
Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης

Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών

κ. ΔημήτριοςΤσάκωνας
Γενικός Διευθυντής

Οργανισμός Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους

κ. Γιώργος Πιτσιλής
Διοικητής

ΑνεξάρτητηςΑρχής
Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ)

ΚΥΡΙΟΙ ΟΜΙΛΗΤΕΣ ΕΠΙΣΗΜΟΥ ΜΕΣΗΜΕΡΙΑΝΟΥ ΓΕΥΜΑΤΟΣ:
UPGRADING THE INFRASTRUCTURE &
TRANSPORT NETWORK IN GREECE

INVESTMENT OPPORTUNITIES

THE GREEK BANKING SECTOR
AS A PILLAR
OF GROWTH

BUILDING A NEW DYNAMIC
IN THE GREEK

FINANCIAL SYSTEM

κ. ΓιάννηςΤσακίρης
Vice President

κ. Γιάννος Κοντόπουλος
+ CEO

European Investment Bank Athens Exchange Group

2024 CAPITAL LINK
HELLENIC LEADERSHIP AWARD

Δρ . Μαρίνος Γιαννόπουλος
CEO

Enterprise Greece

ΕΝΑΡΚΤΗΡΙΑ ΟΜΙΛΙΑ

κ. Χρήστος Σταϊκούρας
Υπουργός Υποδομών &

Μεταφορών
τ. Υπουργός Οικονομικών

κα. Αικατερίνη Νασίκα
Πρέσβης της Ελλάδος

στις ΗΠΑ

ΕΙΣΑΓΩΓΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ

K.John Paulson
President& Portfolio

Manager
Paulson &Co.

κ. Χρήστος Μεγάλου
Chief Executive Officer

Piraeus Group

και Ελένη Βρεττού
CEO

Attica Bank

ΤΙΜΩΜΕΝΟ ΠΡΟΣΩΠΟ

Δρ. Γιάννης Στουρνάρας
Διοικητής

Τράπεζα της Ελλάδος

Θεματολογίατων πάνελ Συζητήσεων και των Παρουσιάσεων: • Greece - Speeding Ahead Post-Investment Upgrade • GREEK ECONOMY: Prospects & OutlookPost Investment Upgrade Accelerating The Investment Momentum ⚫ Internationalizing The Greek Capital Markets ⚫ The Investment Landscape in Greece -Opportunities & FinancingTools • Infrastructure: Investing in the Future • The New Energy Landscape in Greece • Greece's Economic Growth: What's Next? • Ellinikon:Realizing the Largest Urban Regeneration Project Upgrading the Infrastructure & Transport Network in Greece- Investment Opportunities The Greek BankingSector As a Pillar ofGrowth Building A New Dynamic in the Greek Financial System Greek Banking Sector -Growth & Development Outlook - Recapitalization &NPEs: A Srategic Approach • Greece's Hospitality Industry: Trends & Future Prospects Why Greece - The International Investor Perspective • Labour Reforms:building a win-win relationship for investors and employees | Παράλληλες Ενότητες: REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments • Investment Opportunitieson the Athens Stock Exchange Greece As a Hub forWorld Class Projects Debt Capital Markets Why Greece -The Domestic Institutional InvestorViewpoint .Investing In Greece- Tax Reforms & Incentives .

One-on-one συναντήσεις: Όπως κάθε χρόνο, έτσι και φέτος το Συνέδριο παρέχει στους ξένους επενδυτές εκτεταμένη δυνατότητα επαφών μέσω one-on-oneσυναντήσεων με εισηγμένες και μη εταιρείες, καθώς επίσης και με τα μέλη της Ελληνικής κυβερνητικής αντιπροσωπείας.

ΤοΣυνέδριο θα κλείσει τις εργασίες του με επίσημο δείπνο στοThe Union League Club μετη συμμετοχή κορυφαίων επιχειρηματιών και υψηλόβαθμωνΚυβερνητικών εκπροσώπων από την Ελλάδα και τις ΗΠΑ, κατά τη διάρκεια του οποίου θα απονεμηθεί το "2024 Capital Link Hellenic Leadership Award" στονΔρ. Γιάννη Στουρνάρα, Διοικητή τηςΤράπεζας της Ελλάδος, ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδαςκαιτης Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και μετην ανάκαμψη της ΕλληνικήςΟικονομίας .

Ο Δρ. Γιάννης Στουρνάρας θα πραγματοποιήσει Κύρια Ομιλία.
Το Δείπνο ανοίγει με σύντομη ομιλία της η Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα.Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα προλογίζει ο κ . John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & Co.
ΤΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΑΠΕΥΘΥΝΕΤΑΙ σε: Management κορυφαίων Αμερικανικών εταιρειών με ενεργό ενδιαφέρον ή ενασχόληση με επενδύσεις στην Ελλάδα & τηνευρύτερη περιοχή • Θεσμικούς επενδυτές (με ενδιαφέρον σε ελληνικές μετοχές & ομόλογα/τίτλους σταθερής απόδοσης) - Διαχειριστές χαρτοφυλακίων και αναλυτές· Τραπεζίτες Εμπορικών &Χρηματοπιστωτικών - Επενδυτικών τραπεζών • Χρηματοοικονομικοί σύμβουλοι & Χρηματιστές - Οικονομικά ΜΜΕ &Τύπος.

Χορηγοί Επικοινωνίας: MEGA TO BHMA in OT

ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ

Η εγγραφή είναι δωρεάν στο link https://forums.capitallink.com/greece/2024/
Για περισσότερες πληροφορίες παρακαλούμε επικοινωνήστε:
κα. Όλγα Μπορνόζη , Managing Director στο email obornozi@capitallink.com ή τηλ. +1 (212) 661-7566 / Νέα Υόρκη
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Η ναυτιλία
χρειάζεται επενδυτές

«Για να προσελκύσουν κεφάλαια οι ναυτιλιακές εταιρείες ,

να προσφέρουν ελκυστικές προτάσεις κινδύνου - απόδοσης
που να ξεφεύγουν από την τρέχουσα αφήγηση της αγοράς»

(+7.94) (+56.82) (+4.01) (+12.00)(-0.66) (+8.66) (+13.72)
10 0.06 0.01

11

12

3.84 0.64 6.75 10.01
(-2.54) (-83.33) (+954.69) (+48.30)

2.00 1.10 1.62 0.62
(-12.66) (-45.00) ( 47.27) (-61.7

9.67
(-3.40)

227.69
(-24 95)

9,383.6

48

(+6.79)
90.80

3.17)

1.22
13 0.19(+177.27)

031
(+83.18)

Open: 1,401.08
High: 1.419.72
Low: 1,400.55

14 0.33
(-63.74)

0. 007 A 4.404.28 Clase: 1,410.29
Volume: 9,436,325,034
EMA15: 1,389.9885
EMA45 1.356.6857
ΕΜΑΤΟΣ: 1.352.6081
MACO. 18.0134
MACDS: 19.9712
M -1.9579
RS : 64.9962

1959.02
(2.56)

55.78
177.10

• Οι εισηγμένες στο αμερικανικό χρηματιστήριο ναυτιλιακές εταιρείες υπολογίζονται
σε 61 , εκ των οποίων οι 21 συνδέονται με ελληνικά συμφέροντα , σύμφωνα με
στοιχεία της Capital Link

Hναυτιλία πρέπει να κάνει
ακόμη σημαντική προ-
σπάθεια προκειμένου να

προσελκύσει επενδυτές οι οποίοι
τοποθετούν τα χρήματά τους σε ει-
σηγμένες στα χρηματιστήρια μετο-
χές . Μπορεί ο κλάδος της ναυτιλίας
να είναι αξίας πολλών τρισεκατομ-
μυρίων δολαρίων και να εξυπηρετεί
πάνω από το 90% του παγκόσμιου
εμπορίου , ωστόσο φαίνεται ότι δεν
έχει το ανάλογο ειδικό βάρος στις
επιλογές των επενδυτών των χρη-
ματιστηρίων. Σύμφωνα με στοιχεία
της αμερικανικής εταιρείας Cavalier
Shipping, σε κάθε 1.000 δολάρια που
επενδύονται στο αμερικανικό χρη-
ματιστήριο μόλις 0,79 δολ. επενδύ-
ονται σε μετοχές ναυτιλιακών και
υπεράκτιων εταιρειών.

χρειάζονται τη ναυτιλία , σχολίασε ο
James Lightbourn , επικεφαλής της
Cavalier, μιας εταιρείας χρηματοδό-
τησης πλοίων .

Για να προσελκύσουν κεφάλαια ,

σύμφωνα με τον εκπρόσωπο της
Cavalier , θα πρέπει οι ναυτιλιακές
εταιρείες να προσφέρουν ελκυστικές
προτάσεις κινδύνου - απόδοσης που
να ξεφεύγουν από την τρέχουσα
αφήγηση της αγοράς . Επίσης και οι
επενδυτές θα πρέπει να παρεκκλί-
νουν από τις συνηθισμένες τάσεις
και να στραφούν σε έναν υποεκ-
προσωπούμενο , αλλά παγκοσμίως
κρίσιμο τομέα , χωρίς σαφή κίνητρα .

Έτσι, για να προσελκύσουν κεφά-
λαια , οι ναυτιλιακές εταιρείες πρέ-
πει να προσφέρουν συναρπαστικές
προτάσεις κινδύνου - απόδοσης που
να ξεφεύγουν από τηντρέχουσα αφή
γηση της αγοράς και να δελεάζουν
τους επενδυτές να κοιτάξουν πέρα
από τους παραδοσιακούς δείκτες
αναφοράς , όπως ο Russell 3000 και
ο S&P 500 .

Τα ζητήματα που αντιμετωπίζουν
οι εισηγμένες ναυτιλιακές εταιρείες
ήταν ένα θέμα που κυριάρχησε στη
συζήτηση στο Maritime CEO Forum
που πραγματοποιήθηκε πρόσφατα
στο Monaco Yacht Club , αναφέρει
το splash247.com.

Μεγάλες αποδόσεις
«Δίνουμε στους επενδυτές μας μεγάλες
αποδόσεις και παρ ' όλα αυτά δεν μπο-
ρούμε να πείσουμε τους ανθρώπους
να κοιτάξουν μακροπρόθεσμα στον
κλάδο μας . Ξέρετε ότι οι ερωτήσεις
που δεχόμαστε αφορούν πάντα το επό
μενο τρίμηνο» δήλωσε ο Jan Rindbo, ο
διευθύνων σύμβουλος του δανέζικου
ναυτιλιακού κολοσσού Norden.

Ο Graham Porter, πρόεδρος της
Tiger Group Investments και ένας
από τους συνιδρυτές της ναυτιλιακής
seaspan, δήλωσε στους συνέδρους ότι
η μεγαλύτερη αξία στις αγορές σήμε-

Οι εισηγμένες στο αμερικανικό
χρηματιστήριο ναυτιλιακές εταιρείες
υπολογίζονται σε 61 , εκ των οποίων
οι 21 συνδέονται με ελληνικά συμ-
φέροντα , σύμφωνα με στοιχεία της
Capital Link. Ωστόσο οι 61 ναυτιλι
ακές εταιρείες αντιπροσωπεύουν
μόλις το 0,079% του δείκτη Russell
3000, ο οποίος παρακολουθεί τις
3.000 μεγαλύτερες εισηγμένες εταιρα είναι όλες οι εισηγμένες εταιρείες
ρείες των ΗΠΑ και καλύπτει περίπου
το 98% της αμερικανικής αγοράς μετ
τοχών, σύμφωνα με την έρευνα της
Cavalier. Επίσης ούτε μία ναυτιλιακή
εταιρεία δεν αντιπροσωπεύεται στον
δείκτη S&P 500 , τον πιο συχνά ανα-
φερόμενο δείκτη των μεγαλύτερων
εταιρειών των ΗΠΑ .

Η ναυτιλία χρειάζεται επενδυτές,

αλλά φαίνεται ότι οι επενδυτές δεν

που διαπραγματεύονται με υψηλή
έκπτωση στην καθαρή αξία ενερ-
γητικού (NAV) . Αλλοι διευθύνοντες
σύμβουλοι εισηγμένωνπλοιοκτητών
που μίλησαν στο Μονακό συμβούλευ-
σαν ότι απαιτείται σημαντική εκ των
προτέρων εκπαιδευτική εργασία για
να παρέχουν επαρκή πληροφόρηση
στους επενδυτές για να στραφούν
προς τηναυτιλία.
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Morgan
Stanle

MORGAN STANLEY

Οι 38 εισηγμένες
που θα δώσουν
το «παρών»
στο roadshow
Ο πρωθυπουργός
θα ανοίξει τις εργασίες
του συνεδρίου στο Λονδίνο 8
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88 ΤΕΤΑΡΤΗ 27 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024

OIKONOMIA | ROADSHOW
2-3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 5 Δεκεμβρίου στη Γενεύη κλείνειη φετινή χρονιά των roadshows

Με 38 εισηγμένες στο Λονδίνο
to Greek Investment Conference
Με ιδιαίτερο ενδιαφέρον αναμένεται η τοποθέτηση του πρωθυπουργού

Με τη συμμετοχή 38 εισηγ
μένων εταιρειών μεγάλης και
μεσαίας κεφαλαιοποίησης
διοργανώνεται στο Λονδίνο
το 3ο επενδυτικό συνέδριο
Morgan Stanley and Athens
Stock Exchange Greek
Investment Conference στις
2 και 3 Δεκεμβρίου .

Του Ανέστη Ντόκα
antokas@naftemporiki.gr

Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ Κυριάκος Μη-
τσοτάκης θα ανοίξει τις εργασίες
του συνεδρίου και θα συμμετά
σχει σε κλειστή συζήτηση στρογ-
γυλής τραπέζης με θεσμικούς
επενδυτές, ενώ θα ακολουθήσει
συζήτηση με εκπροσώπους της
Morgan Stanley. Η επενδυτική κοι
νότητα στην Αθήνα αναμένει την
επίσημη τοποθέτηση του πρωθυ-
πουργού όταν θα ερωτηθείγια τις
φήμες που έχουν κυκλοφορήσει
στα χρηματιστηριακάγραφεία της
Αθήνας για πιθανή φορολόγηση
των κερδών των τραπεζών, γεγο-
νός όμως που φαίνεται να διαψεύ-
δεται από πηγές που είναι κοντά
στον πρωθυπουργό . Μαζί με τον
πρωθυπουργό στο Λονδίνο θα
βρίσκεται και ο επικεφαλής του
Οικονομικού Γραφείου του , Αλέ-
ξης Πατέλης , ο οποίος επίσης θα
συμμετάσχει σε συζήτηση με ανα-
λυτές της Morgan Stanley.

Στο πλαίσιο του διήμερου συνε-
δρίου θα διεξαχθούν επίσης τρεις
θεματικές συζητήσεις σε πάνελ
που θα εστιάσουν στις ελληνικές
τράπεζες, στον κλάδο της ενέργει
ας και στο Χ.Α.

Στις συναντήσεις με τους διε-
θνείς θεσμικούς επενδυτές που
θα διεξαχθούν κατά τη διάρκεια
των δύο ημερών του Roadshow
(one-to-one & group meetings)

θα συμμετάσχουν υψηλόβαθμα
στελέχη από τις εξής εισηγμένες
εταιρείες : ΑΔΜΗΕ , Αεροπορία
Αιγαίου , Alpha Bank, ΕΧΑΕ, Διε
θνέςΑεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ ,

AustriaCard , Autohellas,Avax , Τρ .

Κύπρου , Cenergy Holdings , Coca
Cola HBC , Ελλάκτωρ , Eurobank,

Fourlis , ΓΕΚΤέρνα, Τέρνα Ενεργει
ακή , ΟΠΑΠ , ΟΤΕ, Helleniq Energy,
Intrakat, Intralot , KPI KPI, Lamda
Development, METLEN , Motor Oil ,

Εθνική Τράπεζα, Optima bank,

Τράπεζα Πειραιώς, ΟΛΠ , Profile,

ΔΕΗ, Sarantis , Τιτάν, Trade Estates,

MorganStanley

Μαζί με τον πρωθυπουργό στο συνέδριο της Morgan Stanley στο Λονδίνο και ο επικεφα-
λής του Οικονομικού Γραφείου του, Αλέξης Πατέλης .

Στήριξη και ανάπτυξη
Η ΕΛΛΗΝΙΚΗ κυβέρνηση δίνει
εξαιρετικά μεγάλη έμφαση στη
διαμόρφωση πολιτικών υπέρ των
επενδύσεων και ενός περιβάλ-
λοντος που θα είναι ελκυστικό
για τα ισχυρά διεθνή κεφάλαια .

Σκοπός της κυβέρνησης είναι η
ανασύνταξη και η ισχυροποίηση

της εγχώριας χρηματιστηριακής αγοράς, με στόχο να διαδραματίσει
ξανά τον ρόλο για τον οποίο προορίζεται, που είναι η στήριξη και η
ανάπτυξη των επιχειρήσεων μέσω της εύρυθμης κυκλοφορίας των
κεφαλαίων. Ιδιαίτερο ενδιαφέρον αναμένεται να εκδηλωθεί από τα
ξένα funds για τις εταιρείες του ενεργειακού κλάδου , ειδικά όσον
αφορά το ζήτημα της μετάβασης της χώρας σε ένα μίγμα χαμηλότε-
ρων εκπομπών ρύπων. Η Ελλάδα βασιζόταν στον λιγνίτη για δεκαετίες,

ενώ η μετάβαση υλοποιήθηκε τις τελευταίες δύο δεκαετίες, μέσω ενός
μίγματος φυσικού αερίου , αιολικών πάρκων και φωτοβολταϊκών.

Viohalco, ElvalHalcor kai Noval
Properties . Η εκδήλωσητης ΕΧΑΕ
στο Λονδίνο είναι θεσμός που ξε-
κίνησε το 2006 .

Τα μεγαλύτερα ονόματα των θε-
σμικών εταιρειών παγκοσμίως ανα-
μένεται να δηλώσουν συμμετοχή .

Πρόκειται γιατις BlackRock, BNP
Paribas , Deutsche Bank, Fidelity
Management & Research, Gold-
man Sachs , GSO, Hamblin Watsa
Investments Council , Invesco , JP
Morgan , One Investments, Schro-
ders , Soros Fund Management ,

Stewart Investors , Trowe Price , TT
International KaiWellington. Ta
κορυφαία διεθνή funds θα ζητή-
σουν ενημέρωση για την πορεία
των μεταρρυθμίσεων (ειδικά στο

δικαστικό σύστημα) , αλλά και της
προόδου των επενδύσεων στο
πλαίσιο του ΤαμείουΑνάκαμψης.

Ο διοικητής της ΤτΕ
Η φετινή χρονιά των roadshows
κλείνει την Πέμπτη 5 Δεκεμβρί
ου στη Γενεύη , όπου η ΕΧΑΕ δι-
οργανώνει εκδήλωση με τη συμ-
μετοχή εισηγμένων της μεσαίας
κεφαλαιοποίησης . Τη Δευτέρα
9/12 το Capital Link διοργανώνει
στη Νέα Υόρκη συνέδριο όπου θα
μιλήσει ο Τζον Πόλσον, στενός συ-
νεργάτης του ΝτόναλντΤραμπ , με
σημαντικό χαρτοφυλάκιο στηνΕλ-
λάδα , που θα προλογίσει τον βρα
βευθέντα διοικητή της ΤτΕ Γιάννη
Στουρνάρα . (SID: 22159950]

Ιδιαίτερο
ενδιαφέρον
αναμένεται να
εκδηλωθεί
από τα ξένα
fundsγια τις
εταιρείες του
ενεργειακού
κλάδου .
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ROADSHOW ΛΟΝΔΙΝΟΥ

Με ποια «όπλα»

μεταβαίνουν
Οι εισηγμένες -22
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>700 οι συναντήσεις ξένων θεσμικών με ελληνικές
εισηγμένες στο φετινό roadshow του Λονδίνου

22/8 ΔΕΥΤΕΡΑ 25 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ ΕΠΕΝΔΥΤΙΚΟΙ
ΟΡΙΖΟΝΤΕΣ

Σε ρυθμούς προετοιμασίας
ενόψει Λονδίνου η ΕΧΑΕ
Στις 2 και 3 Δεκεμβρίου το φετινό roadshow με τη Morgan Stanley

Του Ανέστη Ντόκα
antokas@naftemporiki.gr

ΒΑΛΙΤΣΕΣ για το Λονδίνο ετοιμά-
ζουν την ερχόμενη Κυριακή,
1η Δεκεμβρίου, η αφρόκρεμα
των εισηγμένων του Χ.Α. , καθώς
το διήμερο 2 και 3 Δεκεμβρίου
πραγματοποιείται το κορυφαίο
roadshowτης χρονιάς που διορ
γανώνει η ΕΧΑΕ, σε συνεργασία
μετηMorgan Stanley.

Η εκδήλωση της ΕΧΑΕ στο
Λονδίνο είναι ένας θεσμός που
ξεκίνησε το 2006 και μετα χρόνια
έχει καθιερωθεί ως η πιο επιτυχη-
μένη διοργάνωση εξωστρέφειας
και «διαφήμισης» της ελληνικής
χρηματιστηριακής αγοράς. Σε αυτ
τή συμμετέχουνοι κορυφαίες 25
εισηγμένες τηςυψηλής κεφαλαι
οποίησης και 10-15 επιλεγμένες
εταιρείες της μεσαίας κεφαλαιο-
ποίησης .

Κορυφαία funds
Τα μεγαλύτερα ονόματατωνθεσμι
κών εταιρειώνπαγκοσμίως αναμέ
νεταινα δηλώσουν συμμετοχή στη
φετινή εκδήλωση . Πρόκειταιγια τις
BlackRock , BNP Paribas, Deutsche
Bank, Fidelity Management &
Research, Goldman Sachs, GSO,

Hamblin Watsa Investments
Council, Invesco, JP Morgan,
One Investments , Schroders,

Soros Fund Management,
Stewart Investors, Trowe Price,

TT International кai Wellington.
Ο αριθμός τωνσυναντήσεωντων
ξένωνθεσμικώνμε τις ελληνικές
εισηγμένες εκτιμάται ότι θα ξεπε
ράσει τις 700 .

Η ελληνική κυβέρνηση , μά-
λιστα , δίνει εξαιρετικά μεγάλη
έμφαση στη διαμόρφωση πολι-
τικών υπέρ των επενδύσεων και
ενός περιβάλλοντος που θα είναι
ελκυστικό για τα ισχυρά διεθνή
κεφάλαια . Παράλληλα, σκοπός της
κυβέρνησης είναι η ανασύνταξη
και η ισχυροποίηση της εγχώρι-
ας χρηματιστηριακής αγοράς , με
στόχο να διαδραματίσει ξανά τον
ρόλο για τον οποίο προορίζεται ,

που είναι η στήριξη και η ανά-
πτυξη των επιχειρήσεων μέσω
της εύρυθμης κυκλοφορίας των
κεφαλαίων . Στο επίκεντρο του φε-
τινού roadshow στο Λονδίνο θα
είναι ο τραπεζικός κλάδος και οι
εταιρείες που εκπροσωπούν τον
ενεργειακό κλάδο, τον κλάδο ακί-
νητης περιουσίας αλλά και του

HELLENTOEXCHAOS
τουρισμού . Ειδικότερα, γιατιςτρά
πεζες τα ξένα funds θα ζητήσουν
λεπτομέρειεςγια τα ζητήματα της
πιστωτικής επέκτασης, καθώς ο
ρυθμός χορήγησης δανείων ήταν
χαμηλότερος φέτος λόγω αυξημέ-
νων επιτοκίων. Μεγάλο ενδιαφέ
ρον για τους ξένους αποτελούν
και τα μερίσματα καιγενικότερα
οι διανομές στους μετόχους , που
θα κρίνουν σε σημαντικό βαθμό
τη συμμετοχή νέων επενδυτών
στα χαρτοφυλάκια τωντραπεζών.

Ακόμη οι τράπεζες θα ερωτη
θούν πώς θα πραγματοποιήσουν
άνοιγμα στη στεγαστική πίστη και
στις μικρομεσαίες επιχειρήσεις
το 2025, ενώ θα ζητηθούν ανα-
λυτικές τοποθετήσεις για την πα-
ραμετροποίηση των εκτιμήσεων
των κινδύνωνγια την κλιματική
αλλαγή , η οποία έχει μπειγιατα

Στο επίκεντρο του
φετινού roadshow
θα βρεθούν οι τρά-
πεζες και οι κλάδοι
ενέργειας, ακίνητης
περιουσίας και τουρι
σμού.

καλά στην ατζέντα των συζητήσε
ωνμεταξύ τραπεζώνκαι αναλυτών.

Επίσης , θα υπάρξει ενημέρωση
για το ζήτημα της κερδοφορίας
των τραπεζών.

Ιδιαίτερο ενδιαφέρον αναμέ-
νεται να εκδηλωθεί από τα ξένα
fundsγια τις εταιρείες στον ενερ-
γειακόκλάδο , ειδικά στο ζήτημα
της μετάβασης της χώρας σε ένα
μίγμα χαμηλότερων εκπομπών
ρύπων. Επίσης τα κορυφαία δι

εθνή funds θα ζητήσουν ενημέ
ρωση για την πορεία των μεταρ
ρυθμίσεων (ειδικά στο δικαστικό
σύστημα ) , αλλά και της προόδου
των επενδύσεων στο πλαίσιο του
Ταμείου Ανάκαμψης.

Τα επόμενα ραντεβού
Οφετινός κύκλος των roadshows
κλείνει στις 5 Δεκεμβρίου στη Γε-
νεύη , όπου η ΕΧΑΕ διοργανώνει
εκδήλωση με τησυμμετοχή εισηγ
μένωντηςμεσαίας κεφαλαιοποίη-
σης . Στις 9 Δεκεμβρίου, το Capital
Link διοργανώνει στη ΝέαΥόρκη
συνέδριο στο οποίο θα παραστεί
και θα μιλήσει ο Τζον Πόλσον, στε
νός συνεργάτης του νεοεκλεγέντος
Αμερικανού προέδρου Ντόναλντ
Τραμπ και με σημαντικό χαρτο
φυλάκιο στην Ελλάδα, ο οποίος
θα προλογίσει τον βραβευθέντα
διοικητή τηςΤράπεζας της Ελλά
δος, Γιάννη Στουρνάρα.

Το 2025 -πιθανότατα το τελευ-
ταίο δεκαήμερο του Ιανουαρίου-
ανοίγει με το roadshowπου διορ
γανώνει στη Νέα Υόρκη η μεγα-
λύτερη επενδυτική τράπεζα του
κόσμου , ηJP Morgan, ηοποία, σε
συνεργασία με την ΕΧΑΕ, παρου
σιάζει στους επενδυτές των ΗΠΑ
τις μεγαλύτερες εισηγμένες της
Αθήνας . Το φετινό συνέδριο της
JP Morgan, παρουσία πιθανότατα
και του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη για δεύτερη συνεχή
χρονιά , θα πρέπεινα θεωρείται βέ
βαιο πως θα επιχειρήσει να σταθε
μίσει όλα τα ενδεχόμενα και όλα
τα δυνητικά αποτελέσματα που
έχουν παράξει οι αμερικανικές
εκλογέςγια τις αγορές.

[SID:22154815]

EUROKINISSI

Στη φετινή
εκδήλωση
της ΕΧΑΕ
στο Λονδίνο
αναμένεται
να δηλώσουν
συμμετοχή
τα μεγαλύτερα
ονόματα
των θεσμι
κών εταιρειών
παγκοσμίως.

*Η ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ
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Σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο διοργανώνεται από την Capital Link στην Νέα Υόρκη η ετήσια Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και
τις Επενδύσεις με τη συμμετοχή Κορυφαίων Αμερικανών και Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών & Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών & Ελληνικών Τραπεζών &
Οργανισμών, Ανώτερων Κυβερνητικών Στελεχών (5 Ελλήνων Υπουργών, 1 Αμερικανού Υπουργού ) , 21 Εισηγμένων Εταιριών και 97 Κορυφαίων Ομιλητών, σε
συνεργασία με το « New York Stock Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς . Η «Goldman Sachs» , η
«Morgan Stanley» και η «ΤΕΝ Ltd (Tsakos Energy Navigation)» είναι οι Κύριοι Χορηγοί . Και φέτος , η εκδήλωση τελεί υπό την αιγίδα του Γενικού Προξενείου της
Ελλάδος στη Νέα Υόρκη .

Πρόκειται για το μακροβιότερο επενδυτικό Συνέδριο για την Ελλάδα που πραγματοποιείται στο εξωτερικό . Με τίτλο "Greece - Speeding Ahead Post
Investment Upgrade" το ετήσιο Συνέδριο « Capital Link Invest in Greece Forum » θα πραγματοποιηθεί τη Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου , 2024 στο «Metropolitan
Club» της Νέας Υόρκης. Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στη Νέα Υόρκη , πραγματοποιείται κάθε χρόνο , ανεξάρτητα από τις πολιτικές και
οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια προβολής της
Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό .

Το φετινό Φόρουμ είναι ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία , προσελκύοντας
μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας . Το καθεστώς αυτό της αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για σημαντικές εισροές
ξένων κεφαλαίων, οι οποίες διευκολύνονται και από τις σημαντικές προσπάθειες που έχουν γίνει στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Η
χώρα πλέον προσφέρει τη δυνατότητα για επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές, τουρισμός & φιλοξενία, real estate, και ενέργεια . Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές.

ΤΟ ΜΗΝΥΜΑ ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

Ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας,
κ. Κυριάκος Μητσοτάκης
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UPGRADING THE INFRASTRUCTURE &
TRANSPORT NETWORK IN GREECE-
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- κ. Χρήστος Μεγάλου
Chief Executive Officer

Piraeus Grou

K. John Paulson
President & Portfolio

Manager
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και Ελένη Βρεττού
CEO
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ΤΙΜΩΜΕΝΟ ΠΡΟΣΩΠΟ

Δρ . Γιάννης Στουρνάρας
Διοικητής

Τράπεζα της Ελλάδος

Θεματολογία των πάνελ Συζητήσεων και των Παρουσιάσεων: • Greece - Speeding Ahead Post-Investment Upgrade • GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook
Post Investment Upgrade Accelerating The Investment Momentum Internationalizing The Greek Capital Markets The Investment Landscape in Greece -
Opportunities & Financing Tools Infrastructure: Investing In the Future The New EnergyLandscape in Greece Ellinikon : Realizing the Largest Urban Regeneration
Project • Greek Banking Sector - Growth & Development Outlook • Recapitalization & NPEs: A Srategic Approach • Greece's Hospitality Industry: Trends & Future
Prospects The Transformation ofthe Greek Industry- Investment Opportunities Why Greece - The International Investor Perspective Labour Reforms: building a
win-win relationship for investors and employees | Παράλληλες Ενότητες: • REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments • Investment Opportunities on the
Athens Stock Exchange Greece As a Hub for World Class Projects Debt Capital Markets Why Greece- The Domestic Institutional Investor Viewpoint Investing In
Greece- Tax Reforms& Incentives.

.

One-on-one συναντήσεις: Όπως κάθε χρόνο, έτσι και φέτος το Συνέδριο παρέχει στους ξένους επενδυτές εκτεταμένη δυνατότητα επαφών μέσω one-on-one
συναντήσεων με εισηγμένες και μη εταιρείες, καθώς επίσης και με τα μέλη της Ελληνικής κυβερνητικής αντιπροσωπείας.

Το Συνέδριο θα κλείσει τις εργασίες του με επίσημο δείπνο στο The Union League Club με τη συμμετοχή κορυφαίων επιχειρηματιών και υψηλόβαθμων
Κυβερνητικών εκπροσώπων από την Ελλάδα και τις ΗΠΑ, κατά τη διάρκεια του οποίου θα απονεμηθεί το "2024 Capital Link Hellenic Leadership Award " στον
Δρ. Γιάννη Στουρνάρα, Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας
και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής
Οικονομίας.

Ο Δρ. Γιάννης Στουρνάρας θα πραγματοποιήσει Κύρια Ομιλία .

Το Δείπνο ανοίγει με σύντομη ομιλία της η Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα.
Τον Δρ . Γιάννη Στουρνάρα προλογίζει ο κ . John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & Co.

ΤΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΑΠΕΥΘΥΝΕΤΑΙ σε: Management κορυφαίων Αμερικανικών εταιρειών με ενεργό ενδιαφέρον ή ενασχόληση με επενδύσεις στην Ελλάδα & την
ευρύτερη περιοχή - Θεσμικούς επενδυτές (με ενδιαφέρον σε ελληνικές μετοχές & ομόλογα/τίτλους σταθερής απόδοσης) - Διαχειριστές χαρτοφυλακίων και
αναλυτές · Τραπεζίτες Εμπορικών & Χρηματοπιστωτικών - Επενδυτικών τραπεζών - Χρηματοοικονομικοί σύμβουλοι & Χρηματιστές • Οικονομικά ΜΜΕ & Τύπος.

•

Χορηγοί Επικοινωνίας: MEGA TO BHMA in OT

ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ

Η εγγραφή είναι δωρεάν στο link https://forums.capitallink.com/greece/2024/
Για περισσότερες πληροφορίες παρακαλούμε επικοινωνήστε:

κα. Όλγα Μπορνόζη , Managing Director στο email obornozi@capitallink.com ή τηλ. +1 (212) 661-7566 / Νέα Υόρκη



91. BIG MOUTH

Μέσο: . . . . . . . . .ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ
Ημ. Έκδοσης: . . .23/11/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .23/11/2024
Σελίδα: . . . . . . . . 16

THEBIG MOUTH
Τις αξιολογήσεις της ελληνικής οικονομίας -μετά τη
Fitch- θα κλείσει ογερμανικός οίκος Scope, στις 6 Δεκεμ-
βρίου . Ο οίκος που ακόμη δεν έχει δώσει την επενδυτική
βαθμίδα στην Ελλάδα είναι η Moody's . Μια θετική ετυμη-
γορία από τη Moody's προσεχώς θα σημάνει περαιτέρω
αποκλιμάκωση του spread των ελληνικών ομολόγων
κατά 10-30 μονάδες βάσης ή και περισσότερο και πρό-
σθετη ζήτηση από επενδυτές κατά 3-5 δισ. ευρώ , σύμ-
φωνα μετον επικεφαλής του ΟΔΔΗΧ, Δημήτρη Τσάκωνα .

Αυξημένο υπήρξε το ενδιαφέρονγια τις ελληνι
κές τράπεζες στο συνέδριο της JP Morgan στο

Λονδίνο . Μαθαίνω ότι μία εκ των συστημικών τρα-
πεζών που είχε προγραμματίσει να παραμείνει στο
συνέδριο την πρώτη ημέρα για ραντεβού με επενδυτές
είχε τόση ζήτηση, που πρόσθεσε και δεύτερη μέρα .

Συνολικά επρόκειτο να δει στο συνέδριο του Λονδίνου
28 επενδυτές , άλλους 10 εκτός, ενώ πραγματοποίησε
και round table με 15 αναλυτές.

Νέο τετ α τετ με τη Francine Lacqua του Bloomberg
είχε στο Λονδίνο ο διοικητής της ΤτΕ, Γιάννης Στουρ

νάρας. Η βραβευμένη δημοσιογράφος του Bloomberg
πήρε νέα συνέντευξη από τονΈλληνα κεντρικό τρα-
πεζίτη , έπειτα από αυτήν στην Αθήνα, τη Δευτέρα 18
Νοεμβρίου . Και εκτός από το τι θα γίνει με τα επιτόκια ,

τον ρώτησε για τους δασμούς με τους οποίους έχει απει
λήσει ο Ντόναλντ Τραμπ . «Τολέει η οικονομική θεωρία .

η πρακτική και 200 χρόνια εμπειρίας , ότι η επιβολή δα-
σμών δεν είναι η καλύτερη επιλογή. Αυτό που επιδιώ-
κεις να κάνεις με τους δασμούς μπορείς να το κάνεις
πιο αποτελεσματικά και φθηνότερα , με άλλα μέσα, με
επιβολή φόρων και , αν θέλειςνα στηρίξεις τη βιομηχα-
νία σου , με έναν συνδυασμό φόρων και επιδοτήσεων.

Στο ελεύθερο εμπόριο δεν παρεμβαίνεις» , απάντησε ο
Γιάννης Στουρνάρας, στέλνοντας το μήνυμα ότι δεν φταί
ει το ελεύθερο εμπόριο για τη φτωχοποίηση κοινωνικών
στρωμάτων στις ΗΠΑ, αλλά το ότι δεν φορολογήθηκαν
οι πλούσιοι . Δεν ξέρω αν στην «ανάκριση » που δέχτη-
κε μετά τη συνέντευξη ο διοικητής της ΤτΕ από τους
δημοσιογράφους του Bloomberg είπε ότι ακόμη και
στην Οξφόρδη οι φοιτητές αποθαρρύνονταννα κάνουν
το διδακτορικό τους στο θέμα των δασμών . Τόσο εκτός
οικονομικής αποτελεσματικότητας θεωρείται το μέτρο .

Ο Γιάννης Στουρνάρας δεντα μάσησε ούτε όταν ρωτή-
θηκε για το κατά πόσο ανησυχητικά για την ανεξαρτησία
των κεντρικών τραπεζών είναι όσα λέει ο Τραμπ για
τον επικεφαλής της Fed , Τζερόμ Πάουελ. «Ένα από τα
καλύτερα πράγματα που έκαναν οι κυβερνήσεις στο
παρελθόν ήταν να δώσουν ανεξαρτησία στις κεντρικές
τράπεζες. Θα ήταν τραγικό ένα πισωγύρισμα» , είπε ο
Γιάννης Στουρνάρας, σημειώνοντας ότι οι αγορές θα
τιμωρούσαν την αγορά ομολόγων σε περίπτωση πολι-
τικής παρέμβασης στην ανεξαρτησία της Fed .

Γνωρίζοντας ότι ο Γιάννης Στουρνάρας έχει προσωπι
κή εμπειρία από πολιτικές παρεμβάσεις κατά το παρελ-
θόν, δεν απορώ που σχολίασε στη Francine Lacqua το
θέμα της ανεξαρτησίας της κεντρικήςτράπεζας ωςση-
μαντικότερο από αυτό των δασμών . Και αναμένω ότι το
ίδιο σταράτα θα τα πει προσεχώς και επί αμερικανικού
εδάφους , εάν ερωτηθεί. Στις 9 Δεκεμβρίου ο διοικητής
της ΤτΕ θα βρεθεί στη Νέα Υόρκη και στο συνέδριο της
Capital Link, όπου θα τιμηθείγια την προσφορά του στα
δημόσια πράγματα. Τη βράβευσή του , όπως πληροφο-
ρήθηκα , θα την κάνει ο Τζον Πόλσον.



92. ΠΙΣΩ ΑΠΟ ΤΟ ΤΑΜΠΛΟ

Μέσο: . . . . . . . . .ΧΡΗΜΑ WEEK
Ημ. Έκδοσης: . . .19/11/2024 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .19/11/2024
Σελίδα: . . . . . . . . 12

ΠΙΣΩ ΑΠΟ ΤΟ ΤΑΜΠΛΟ

• «Τα γυρίζει», τώρα , μετεκλογικά, ο Τζερόμ Πάουελ . Ο επικεφαλής της
Fed εμφανίστηκε, την Παρασκευή, επιφυλακτικός ως προςτην προοπτική επίσπευ
σης της διαδικασίας μείωσης επιτοκίων. Θυμίζω ότι , προεκλογικά (πριν από τις 5
Νοεμβρίου) , ο ομοσπονδιακός τραπεζίτης των ΗΠΑ είχε προχωρήσει σε επιθετική
μείωση, κατά 50 μονάδες βάσης , ενέργεια που, από αρκετούς αναλυτές, είχε θεω-
ρηθεί έμμεση παρέμβαση πολιτικού χαρακτήρα .

. Ωστόσο , όσο τα « αλλάζει » η Fed τόσο δυσχεραίνει περαιτέρω η θέση
της ΕΚΤ/Κριστίν Λαγκάρντ. «Μπρος γκρεμός και πίσω ρέμα» , με τη Γαλλίδα να
έχει «τετραγωνίσει τον κύκλο» . Πληθωρισμός ή επιτόκια , ανάπτυξη ή ύφεση , τα
διλήμματα τίθενται πιεστικά.

• Στη Γερμανία επιχειρούν να μεθο-
δεύσουν την απαγόρευση συμμετοχής
του AfD στις εκλογές του Φεβρουαρίου ,

στη Γαλλία η εισαγγελία εισηγείται τη
στέρηση των πολιτικών δικαιωμάτων
και τη φυλάκιση της Μαρίν Λεπέν. Εάν
αυτό έχουν καταλάβει και ενεργούν
ως hedging στη σαρωτική επικράτηση
Τραμπ , κάτι δεν πάει καθόλου καλά .

• Πέντε (5) μήνες ( και πλέον) μετά
τις ευρωεκλογές, και στις Βρυξέλλες
δεν έχουν καταφέρει ακόμη να συγκρο-
τηθούν σε σώμα . Πόσο μάλλον να συ
ζητήσουν και λάβουν δραστικές αποφά-
σεις... χθες για το πώς θα αμυνθούν στις
επιθετικές διαθέσεις των ΗΠΑ.

•Ήταντο profit taking , με επίκεντρο
τον τραπεζικό κλάδο , προέκυψαν και
οι εξελίξεις σε πολιτικό επίπεδο , για να
ενταθούν οι πωλήσεις. Προφανώς και ο
βαθμός ρίσκου επιβαρύνεται , κατά τι , θα
φανεί στη συνέχεια εάν και πώς θα απο
τυπωθεί και επιχειρηματικά/επενδυτικά .

• «Οι ελληνικές τράπεζες στη νέα
εποχή» ήταν το θέμα της εκδήλωσης
που διοργάνωσε, χθες, το Bloomberg
στη Μεγάλη Βρετανία . Πραγματοποιή-
θηκαν, μεταξύ άλλων, τρεις συζητήσεις
με τη δημοσιογράφο του Bloomberg TV
Φρανσίν Λάκουα . Με τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη , τον διοικητή της Τραπέζης της
Ελλάδος , Γιάννη Στουρνάρα , και τους
CEOs των ελληνικών τραπεζών. Σημειω-

τέον ότι αυτή είναι η πρώτη φορά που
διοργανώνεται μια τέτοια εκδήλωση
από το Bloomberg στην Αθήνα , και
αυτό έχει τη σημασία του .

• Πάντως, μέχρι και τη χθεσινή συ
νεδρίαση , τα flows ήταν πιεστικά από
την πλευρά των ξένων fund managers.

Με αρνητικό πρόσημο , για τον Δείκτη
Τραπεζών, σε διαστήματα εβδομάδας/
μήνα και τριμήνου . Πρακτικά , αυτό
σημαίνει ότι , πλέον, σε βάθος χρόνου
(τριμήνου) , έχουν αυξηθεί οι «εγκλω
βισμένοι» .

•Άξιον αναφοράς είναι το γεγονός
πως τείνει να καταστεί κανόνας η διόρ
θωση μετοχών, που έχει προηγηθεί μίνι
placement, διάθεση μετοχών, σημαντι
κά πακέτα κ.ά. Μήπως παίζει κάτι με τις
προμήθειες;

• Τι μπορεί να σημαίνει για τον
ενεργειακό κλάδο ο ορισμός του Κρις
Ράιτ στη θέση του αρμόδιου υπουργού
από τον επερχόμενο πρόεδρο; Ποιος
είναι ο νέος υπουργός ; Διαπρύσιος
επικριτής των κλιματικών πολιτικών
(λόγω υπερβολικού κόστους ) . Εάν δεν
λάβουν τα μέτρα τους στις Βρυξέλλες,

θα χαθεί κι αυτό το « τρένο».

Συνέδριο της Capital Link στη Νέα
Υόρκη : Ο Τζον Πόλσον θα προλογίσει
τον Γιάννη Στουρνάρα (ο διοικητής της
ΤτΕ θα βραβευτεί σχετικά) .
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ΡΩΣΙΚΟ ΠΕΤΡΕΛΑΙΟ

To
«Κοντραμπάντο»,

Ο σκοτεινός
στόλοςκαι

τα απίστευτα
δισ. δολάρια

Το 70 % των εξαγωγών πετρελαίου
της Ρωσίας μεταφέρεται παράνομα

αποφέροντας τεράστια κέρδη στους
ιδιοκτήτες των τάνκερ-φαντασμάτων.

Οι Βρυξέλλες απαιτούν πλέον από
τα κράτη-μέλη να μπλοκάρουν όλους τους
θαλάσσιους δρόμους του λαθρεμπορίου

Μηνάς Τσαμόπουλος > 40-41
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ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ
themanews.com

Ρωσικό πετρέλαιο

T
Ακρωτηρίου .

ο μεσημέρι της περασμέ
νης Παρασκευής , το θη-

ριώδες τάνκερ «Atila»,

301.000 τόνων, μεσημαία
Καμερούν, έπλεε με
ανοιχτό το GPS μεταξύ
τωνακτώντηςΜαυριτα-
νίας και του Πράσινου

Μερικές ώρες νωρίτερα, η KPLER, η μη-
τρική του γνωστού marine traffic που ασχο

λείται με αναλύσεις στον πετρελαϊκό τομέα,

είχε «συλλάβει» το «Atla» λίγο πιο βόρεια,

ανοιχτά των ακτών της δυτικής Αφρικής , να
μεταγγίζει πετρέλαιο από δύο άλλα μικρότε
ρα τάνκερ, το 159.000 τόνων «Sakaraya» και
το 158.000 τόνων «Cankiri». Στις περιπτώσεις

αυτές τα GPS απενεργοποιούνται, αλλά οι
δορυφόροι «βλέπουν» τη δραστηριότητα του
«σκοτεινού στόλου».

Σύμφωνα μετο marine traffic, προορισμός

του «Atila» είναιτο λιμάνι του Κέιπ Τάουνστη
Νότια Αφρική , η οποία είναι ένας από τους
καλύτερους πελάτες για το ρωσικό πετρέλαιο,

ειδικά μετάτην επιβολή των κυρώσεωνλόγω
της εισβολής του Πούτιν στην Ουκρανία.

Ητανόμως η «ελληνική» πτυχή του «μεγά
λου παιχνιδιού» με το ρωσικό πετρέλαιο που
ώθησε την περασμένη εβδομάδα το Ευρω-

παϊκό Κοινοβούλιο να εκδώσει ψήφισμα με
το οποίο ζητά από τα κράτη-μέλη τηναποτε
λεσματική εφαρμογή των κυρώσεων που
έχουν επιβληθεί κατά της Ρωσίας.

Τοψήφισμα έρχεται μετά τις αποκαλύψεις
μεγάλωναμερικανικώνΜΜΕ όπωςτο Bloomberg

και το CNNγια το... Ελντοράντο του ρωσικού
μαύρου χρυσού στον Λακωνικό κόλπο. Τα

αμερικανικά ΜΜΕ με φωτογραφικάντοκου-
μέντα αποκάλυψαν την επιχείρηση που έχει
στηθεί στον Λακωνικό κόλπο, στα διεθνή

ύδατα, 6 ναυτικά μίλια μακριά από τις ακτές,

όπου δεξαμενόπλοια που ανήκουν στον λε-

γόμενο «σκιώδη στόλο» κάνουν μεταφορτώσεις

ρωσικού πετρελαίου παρακάμπτοντας τις
διεθνείς κυρώσεις που έχουν επιβληθεί σε
βάρος της Ρωσίας.

«Απίστευτα προσοδοφόρο»
Οπως επισημαίνουν στελέχη ναυτιλιακών
εταιρειών, τα κέρδη που μπορούννα προκύ-
ψουν από μία παράκαμψη των κυρώσεων
κατά της Ρωσίας είναι τεράστια , λόγω των
σημαντικώνχρηματικών ποσών που κυκλο-

φορούν στην εμπορία του φορτίου ενός και
μόνο δεξαμενόπλοιου: «Είναι κάτιαπίστευτα
προσοδοφόρο», σχολιάζουν. «Οπειρασμός να
το κάνουν αυτό είναι τεράστιοςγιατους εμπό
ρους και για όλους όσοι εμπλέκονται στη συ

γκεκριμένη εφοδιαστική αλυσίδα. Μπορούν
να βγάλουν 10-40 εκατ. δολάρια μέσα σε τέσ
σερις ήπέντεμήνες. Δεν υπάρχει κάποια άλλη
ευκαιρία στον κόσμογιανατο κάνουν αυτό».

Σύμφωνα με εκτιμήσεις του ουκρανικού
think tank KSE, τα τελευταία δύο χρόνια ο
όγκος του ρωσικού πετρελαίου που μεταφέ-
ρεται από αυτά τα δεξαμενόπλοια αυξάνεται
σταθερά φτάνοντας τα 4,1 εκατομμύρια βα-
ρέλια την ημέρα τον Ιούνιο του 2024 , δηλαδή
αντιπροσωπεύει το 70% των συνολικών θα-

λάσσιων εξαγωγών της Ρωσίας .

Στο μεταξύ , ο σκιώδης στόλος δεξαμενό-

Το
O

ow 30000 20 TOT ONA 201

«Κοντραμπά
Ο σκοτεινός
στόλοςκαι
τα απιστευτα
δισ. δολάρια
Παρά τις κυρώσεις, το 70%των εξαγωγών πετρελαίου
της Ρωσίας μεταφέρεται παράνομα , αποφέροντας τεράστια
κέρδη στους ιδιοκτήτες των τάνκερ-φαντασμάτων

Πώς οι μπίζνες με τις μεταφορτώσεις στον Λακωνικό κόλπο
και σε πολλά άλλα σημεία εξόργισαν τις Βρυξέλλες
που απαιτούν πλέον από τα κράτη - μέλη να μπλοκάρουν
όλους τους θαλάσσιους δρόμους του λαθρεμπορίου

Του Μηνά Τσαμόπουλου αναmopoulos@gmailcom

πλοιων ενδυναμώνει συνεχώς την παρουσία
του στα διεθνήύδατα. Από τον Ιανουάριο έως

τονΑύγουστο του 2024, στην Ευρώπη κατα-
1/568

Πλοία στα οποία έχουν επιβληθεί κυ-

ρώσεις και ταξιδεύουν υπό ρωσική ή
ιρανική σημαία.

γράφηκε αύξηση 277% δεξαμενόπλοιων του 2/Πλοία ιδιωτικών συμφερόντων που«σκοτεινού στόλου», τα οποία διέσχισαν τα
στενά της Δανίας σε σύγκριση με την ίδια
περίοδο του 2022. Την ίδια περίοδο , τα στενά

του Ντόβερ και του Γιβραλτάρ παρουσίασαν
355% αύξηση σε σύγκριση με το 2022, ενώ
στη διώρυγα του Σουέζ παρατηρήθηκε αύ-

είναι η μεγαλύτερη και γηραιότερη
κατηγορία, στα οποία έχουν επιβληθεί κυρώ-

σεις και μεταφέρουν ιρανικό πετρέλαιο στην
Κίνα.

Πλοία που αγοράστηκανγια να μετα-
φέρουναποκλειστικά ρωσικό πετρέλαιο.3/Περί

Σηση 649% το ίδιο διάστημα. Σημαντικές 4/Πλοία που ανήκουν σε νεοσύστατεςαυξήσεις του σκιώδους αριθμού πλοίων κα-
ταγράφηκαν και στα στενά της Κορέας και
στα Στενά της Μαλάκα στη Μαλαισία .

Τον Ιούνιο του 2024, το 70% του θαλάσσιου
πετρελαίου της Ρωσίας μεταφερόταναπό τον
σκιώδη στόλο, για τη συγκρότηση του οποίου
ηΡωσία εκτιμάταιότι δαπάνησε 10 δισ . δολά-

ρια, σύμφωνα με το KSE. Αυτό περιελάμβανε
το 89% των συνολικών αποστολών αργού
πετρελαίου της Ρωσίας, τα περισσότερα από

τα οποία διαπραγματεύονταν πάνω από το
ανώτατο όριο τιμών των 60 δολαρίων ανά
βαρέλι από τα μέσα του 2023 , και το 38% των
ρωσικών μεταφορών προϊόντων πετρελαίου .

Ο ναυλομεσιτικός οίκος BRS Shipbrokers
χωρίζει τον σκιώδη στόλο σε τέσσερις κατη-
γορίες:

4 /viναυτιλιακές εταιρείες που εμφανίστηκαν
αμέσως μετά την επιβολή τωνπρώτων κυρώ-
σεων και δραστηριοποιούνται τόσο στο
εμπόριο ρωσικού πετρελαίου όσο και σε
βασικές εμπορικές διαδρομές.

Παράλληλα σύμπαντα
Με την πάροδο του χρόνου το θέμα με τον
σκιώδη στόλο όμως έχει πάρει άλλες διαστά-
σεις, σχεδόν... μεταφυσικές!

Πρόσφατα πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη το συνέδριο Capital Link Maritime
Forum. Συμμετείχαν υψηλόβαθμα στελέχη
ναυτιλιακών εταιρειών όπου αποκάλυψαν
«έναν ολοκαίνουριο κόσμο», μέσα στον οποίο
κινείται η ναυτιλία . Οι διαπιστώσεις τούς
προκάλεσαν εντύπωση.

«Το παγκόσμιο εμπόριο έχει διχοτομηθεί,
οι κυρώσεις και οι δασμοί έχουν κλιμακωθεί,
ενώ έχει αυξηθεί ο παγκόσμιος στόλοςπου
αγνοείτιςδυτικέςκυρώσεις. Φαίνεταιότιυπάρ

χουν παράλληλα σύμπαντα, παράλληλες ναυ-
τιλίες, όπου και οι δύο πλευρές πιστεύουν ότι
έχουνδίκιοκαι δενχρειάζεταινααπολογηθούν
επειδή υπάρχειπολύμεγαλύτερη ανεξαρτησία» ,

επισήμανε ο Μαρκ Ο'Νιλ, διευθύνων σύμ-
βουλος της Columbia Ship Management.

«Εχουμε ένα πλήρες παράλληλο σύμπαν
-μία παράλληλη ναυτιλιακή βιομηχανία- που
επιλέγει ποιους κανόνες να ακολουθήσει και
ποιους να παραβιάσει. Όταν μιλάμεγια τον
σκιώδη στόλο, αυτές οι περιγραφές δεν ισχύουν
πλέον», είπε και έφερε ένα παράδειγμα:

«Φανταστείτεμια κατάσταση όπουβγαίνουμε
στους δρόμους και υπάρχουν αυτοκίνητα που
κυκλοφορούνανασφάλιστα, οι οδηγοί δενέχουν

δίπλωμα, επιτρέπεται να παραβιάζουν κάθε
όριο ταχύτητας, δεν σταματούν στα κόκκινα
φανάριακαι ηστάσητουςείναι περασμίνο οι κανόνεςδεν

ισχύουνγιαμένα” . Αυτή η αναλογία είναιμάλ
λον υπερβολική προς το παρόν, αλλά θαφτά
σουμε εκείπολύ σύντομα» .

Ο αντιπρόεδρος της Navios Maritime
Partners, συμφερόντωντηςΑγγελικής Φρά-
γκου, Τεντ Πετρόν, δήλωσε ότι οι κυρώσεις

..
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«Ένας πλοιοκτήτης μπορεί να βγάλει 10-40 εκατ. δολάρια μέσα σε τέσσερις ή πέντε μήνες.
Δεν υπάρχει κάποια άλλη ευκαιρία στον κόσμο για να το κάνουν αυτό», λένε στελέχη ναυτιλιακών εταιρειών

το». ATILA Crude Oil Tanker IMO: 9262754

Overview Portcall log Vessel characteristics Ownership Performance insights
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Το τάνκερ «Atila » , 301.000
τόνων, με σημαία Καμερούν,

(δεξιά) εντοπίστηκε με
ενεργό το GPS ανοιχτά των
ακτών της Μαυριτανίας με
προορισμό το Κέιπ Τάουν,

έχοντας προηγουμένως
μεταγγίσει πετρέλαιο από

δύο άλλα μικρότερα τάνκερ

«δεν λειτουργούν» και ότι ο σκιώδης στόλος
πιθανόννα συνέχιζε να δραστηριοποιείται
ακόμα και αν ο πόλεμος της Ρωσίας με την
Ουκρανία τελείωνε αύριο.

Υπάρχει όμως και συνέχεια. Σύμφωνα με
τις νέες αναλύσεις, ο σκιώδης στόλος κάνει
καλό στα κέρδη των ναυλαγορών, λένε στε-
λέχη εταιρειών με δεξαμενόπλοια .

«Εάνυπάρχειένας αριθμόςπλοίων που δεν
ανταγωνίζονταιτον παγκόσμιο στόλο δεξαμε
νόπλοιων, αυτό επηρεάζει τη διαθεσιμότητα
και μειώνει την πραγματική προσφορά του
κύριου στόλου, οπότεαυτό στηρίζειπεραιτέρω
τηναγορά», δήλωσε ο ΜπαρτΚέλεχερ, οικο-
νομικός διευθυντής της Ardmore Shipping.

Ητοι λιγότερα «νόμιμα» δεξαμενόπλοια στη
θάλασσα για μεταφορά πετρελαίου, άρα
υψηλότερα ταναύλα. Είναι θέμα προσφοράς
Και ζήτησης.

Οεμπορικός διευθυντήςτηςTsakosEnergy
Navigation, ΝτέιβιντΤσάπμαν, δήλωσε: «Για
εμάς ήταν στηνπραγματικότητα θετικό, αφού
ταπλοίατουσκιώδους στόλου πουβγήκαναπό
την αγορά ήταν ουσιαστικά τα πλοία που υπο-
βάθμιζαν την κανονική αγορά εξαρχής» . Είπε
επίσης ότι αυτά τα πλοία του σκιώδους στόλου

δεν βελτιώνονταν καθόλου και πιθανότατα
δεν θα επιστρέψουν στην κανονική αγορά

Maldives

Bangladesh

La Magocs OpenSree

Arrival at Cape Town

ZA CPT

Η φωτογραφία που δημοσίευσε το
Bloomberg δείχνει δύο δεξαμενόπλοια
σε διαδικασία μεταφόρτωσης ρωσικού
πετρελαίου στα διεθνή ύδατα
του Λακωνικού κόλπου

λόγωτου υψηλού κόστους ελέγχου, τωνεγκρί-
σεωνκαι των επιθεωρήσεωνπου απαιτούνται
για τονέλεγχο του κράτους λιμένα: «Ελπίζου-
μεότι αυτά ταπλοία θα καταλήξουναπλώςνα
γίνουνξυραφάκιαμετάτη διάλυσή τους».

Οι κυρώσεις
Οι ευρωβουλευτές ζητούν από την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή να χαρακτηρίσει τη
Ρωσίαχώρα υψηλού κινδύνου για «ξέ-
πλυμα χρήματος» και χρηματοδότηση
της τρομοκρατίας. Αυτό σημαίνει ότι οι
τράπεζες και άλλες χρηματοπιστωτικές
οντότητεςπρέπεινα διενεργούνεπιπλέ-
ονελέγχους όταν συναλλάσσονται μετη
Ρωσία. Τα ευρωπαϊκά μέτρα απαιτούν πιο
στοχευμένες κυρώσεις, όπως τονπροσδιο-
ρισμό όλων των μεμονωμένων πλοίων του
σκιώδους στόλου, καθώςκαιτων ιδιοκτητών,

των διαχειριστών, των λογαριασμών, των
τραπεζών, των ασφαλιστικών εταιρειών.

Ζητούνεπίσης την άμεση απαγόρευση της
χρήσης Δυτικών συμφερόντων πλοίων για
τη μεταφορά ρωσικού πετρελαίου , ενώ
παράλληλα επιβάλλουν κυρώσεις στα πλοία
που διέρχονται από τα ύδατα της Ε.Ε. χωρίς
γνωστήασφάλιση, προκειμένου να προστα-
τευτούντα ύδατα της ηπείρου και να απο-

φευχθεί η οικονομική επιβάρυνση από τον
καθαρισμό πετρελαιοκηλίδων.

Το σχέδιο τωννέων κυρώσεωνγια τα πλοία
καλεί τα κράτη σημαίας να διαγράψουν τα
υπό κύρωση πλοία από τα νηολόγια τους,

κάτι που οιΗΠΑκάνουν κατά κόροντελευταία
μέσω του Γραφείου Ελέγχου Εξωτερικών
Περιουσιακών Στοιχείων (OFAC) .

Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ενθαρρύνειτα
κράτη-μέλη να συνεργαστούν στενά με τοκράτη- μέλη να συνεργαστούν στενά με το
Ηνωμένο Βασίλειο σε μέτραγια τονπεριορι-
σμό της χρήσης της Μάγχης από τα πλοία του
ρωσικού σκιώδους στόλου, ενώ ζητά από τιςρωσικού σκιώδους στόλου, ενώ ζητά από τις
χώρες με διεθνή στενά να απαιτούν από ταχώρες με διεθνή στενά να απαιτούν από τα
πλοία να επιδεικνύουν την απόδειξη της
ασφάλισης προστασίας καιαποζημίωσης και
τηντήρηση ελάχιστων προτύπων ασφαλείας.

Στην ευρωπαϊκή δέσμη μέτρων περιλαμ-
βάνονται επίσης η ενίσχυση της παρακολού-
θησης απόμηεπανδρωμένα αεροσκάφηκαι
δορυφόρους από τα κράτη-μέλη της Ε.Ε. για
τον εντοπισμό πλοίων του σκιώδους στόλου
στα ύδατα της Ε.Ε. , καθώς και η παρακολού-
θηση δραστηριοτήτων, όπως οι μεταφορές
από πλοίο σε πλοίο, τακτική την οποία οι
πολιτικοί επιθυμούνδιακαώςνααπαγορευτεί.

Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο καλεί επίσης
τις χώρες της G7 να επιβάλουν αποτελεσμα

τικότερα το ανώτατο όριο τιμών που έχει
επιβληθεί στο ρωσικό πετρέλαιο που μετα-
φέρεται διά θαλάσσης και να κλείσουντα
παραθυράκια που χρησιμοποιεί η Ρωσία για
ναανασυσκευάζει καινα πωλεί το πετρέλαιο
και τα πετρελαιοειδή της σε τιμές αγοράς.

Υπενθυμίζεται ότι το πλαφόν που έχει επι-
βληθεί είναι στα 60 δολάρια το βαρέλι, αλλά
το αργό Ουραλίων διαπραγματεύεται πολύ
υψηλότερα, στα 66,8 δολάρια ανά βαρέλι, στην
επίσημη αγορά της Αγίας Πετρούπολης, δη-
λαδή μόλις 2 δολάρια χαμηλότερα από το
αμερικανικό αργό.

«Δεν υπάρχει αμφιβολία, είμαστε ενάντια
στο εμπόριο του σκοτεινού στόλου», έχει δη-
λώσει ο υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
ΠολιτικήςΧρήστος Στυλιανίδης. Εχει εκφρά-
σει τονπροβληματισμό τουγια τις δραστηρι
ότητες του σκιώδους στόλου στη Μεσόγειο ,

τονίζοντας ότι αποτελούναπειλήγια τηνΕλ-
λάδα , καθώς λαμβάνουν χώρα τόσο κοντά
στην ηπειρωτική Ελλάδα όσο και στα νησιά.

Απειλήγια τη
ναυτική ασφάλεια
Τα σκιώδη πλοία αποτελούν απειλή για την
ασφάλεια στη θάλασσα. «Είναι ένα σοβαρό
ατύχημα που απλώς περιμένει να συμβεί»,
σχολιάζουν οι γνώστες. Τα πλοία αυτά λει-
τουργούν συχνά με ανεπαρκή ή καθόλου
ασφάλιση αστικής ευθύνης (P&I) , ενώ μετα-
φέρουν τεράστιες ποσότητες αργού πετρε-
λαίου σε διαδρομές πυκνής κυκλοφορίας
μέσω στενών κοντά σε ακτές, μετο σύστημα
αυτόματης αναγνώρισης (AIS) απενεργοποι-
ημένο για να αποκρύψουντηθέση τους.

Με ένανολοένα αυξανόμενο αριθμό τέτοιων
δεξαμενόπλοιων στην ανοιχτή θάλασσα, η
κατάσταση είναι ώριμη για μια οικολογική
καταστροφή με αστρονομικό λογαριασμό
καθαρισμού , τονίζει το CREA.

Τα «σκιώδη» δεξαμενόπλοια έχουν ήδη
εμπλακεί σε 50 περιστατικά από τα στενά της
Δανίας μέχρι τηΜαλαισία από τηνέναρξη της
εισβολής στηνΟυκρανία, αναφέρει το CREA.
Είναι θέμα χρόνου να συμβεί ένα μεγάλο
καταστροφικό οικολογικό συμβάν.

Οπως αναφέρειτο CREA, το μέσο δεξαμε
νόπλοιο του ρωσικού σκιώδους στόλου μπορεί
να μεταφέρει περίπου 100.000 τόνους αργού
πετρελαίου. Το μέσο κόστος καθαρισμού στην
Ευρώπηεκτιμάται σε 8.595 δολάρια ανά τόνο
πετρελαίου που χύθηκε στη θάλασσα.

Η ΝοτιοανατολικήΑσία επιβαρύνεται με
σημαντικά υψηλότερα έξοδα, με το κόστος

καθαρισμού να ανέρχεται κατά μέσο όρο σε
περίπου 16.006 δολάρια ΗΠΑ ανά τόνο.

Συνεπώς, το κόστος καθαρισμούγια μία
πετρελαιοκηλίδα που αφορά ένα τυπικό
σκιώδες δεξαμενόπλοιο θα μπορούσε να
κυμανθεί από 859 εκατ . δολάρια στηνΕυρώ-
πη έως 1,6 δισ. δολάρια στη ΝΑΑσία .

Πάντως, σύμφωνα με το CREA, τα ρωσικά
έσοδα από τις εξαγωγές ορυκτών καυσίμων
συνεχίζουν να μειώνονται. Τον Σεπτέμβριο
του 2024 μειώθηκαν κατά 2%, στα 618 εκατ .

ευρώ ημερησίως, σηματοδοτώντας τον έκτο
συνεχήμήνα πτώσης. Σε ό,τιαφορά τα έσοδα
της Ρωσίας από εξαγωγές υγροποιημένου
φυσικού αερίου , αυξήθηκαν κατά 4% σε
μηνιαία βάση, στα 42 εκατ . ευρώ ημερησίως .

δ

in
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th Annual Capital Link26 Investin Greece Forum
-Greece Speeding Ahead Post

Investment Upgrade

In Cooperation With

NYSe
AN ICE EXCHANGE

The Metropolitan Club, One East 60th St. New York City
Monday, December 9th, 2024

ATHEXGROUP
Athens Exchange Grou

Lead Sponsors

Goldman MorganStanleySachs
TEN LTD
TSAKOS ENERGY
NAVIGATION LTD

Σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο διοργανώνεται από την Capital Link στην Νέα Υόρκη η ετήσια Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και
τις Επενδύσεις με τη συμμετοχή Κορυφαίων Αμερικανών και Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών & Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών & Ελληνικών Τραπεζών α
Οργανισμών, Ανώτερων Κυβερνητικών Στελεχών (5 Ελλήνων Υπουργών, 1 Αμερικανού Υπουργού ) , 22 Εισηγμένων Εταιριών και 95 Κορυφαίων Ομιλητών, σε
συνεργασία με το « NewYork Stock Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς . Η « Goldman Sachs», η
« Morgan Stanley» και η «TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)» είναι οι Κύριοι Χορηγοί. Και φέτος, η εκδήλωση τελεί υπό την αιγίδα του Γενικού Προξενείου της
Ελλάδος στη Νέα Υόρκη .

Πρόκειται για το μακροβιότερο επενδυτικό Συνέδριο για την Ελλάδα που πραγματοποιείται στο εξωτερικό . Με τίτλο "Greece - Speeding Ahead Post
Investment Upgrade" το ετήσιο Συνέδριο « Capital Link Invest in Greece Forum» θα πραγματοποιηθεί τη Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 στο «Metropolitan
Club» της ΝέαςΥόρκης. Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στη Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε χρόνο , ανεξάρτητα από τις πολιτικές και
οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια προβολής της
Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.

Το φετινό Φόρουμ είναι ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία , προσελκύοντας
μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας . Το καθεστώς αυτό της αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για σημαντικές εισροές
ξένων κεφαλαίων, οι οποίες διευκολύνονται και από τις σημαντικές προσπάθειες που έχουν γίνει στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων . Η
χώρα πλέον προσφέρει τη δυνατότητα για επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές, τουρισμός & φιλοξενία, real estate, και ενέργεια . Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές .

ΤΟ ΜΗΝΥΜΑ ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

Ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας,

κ . Κυριάκος Μητσοτάκης
ΚΥΡΙΟΣ ΟΜΙΛΗΤΗΣ

(μέσω βίντεο)

ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ:

ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ
ΤΗΣ ΑΜΕΡΙΚΑΝΙΚΗΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ:

κ . Χρήστος Σταϊκούρας
Υπουργός Υποδομών &

Μεταφορών

κ . Τάκης Θεοδωρικάκος
Υπουργός Ανάπτυξης

H.E. Geoffrey Pyatt
Assistant Secretary, Bureau of

Energy Resources
U.S. Department ofState

H.E. George Tsunis
U.S. Ambassadortothe

Hellenic Republic
U.S. Embassy in Athens

κ . Ορέστης Καβαλάκης
Διοικητής της Ειδικής

Υπηρεσίας Συντονισμού φορο
Ταμείου Ανάκαμψης
Υπουργείο Εθνικής

Οικονομίας και Οικονομικών

ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ & ΔΙΕΘΝΩΝ ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ :

HREADS

* 9 **407
Η

粉絲

κα . Νίκη Κεραμέως
Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης

κ. Νικόλαος Παπαθανάσης
Αναπληρωτής Υπουργός

Εθνικής Οικονομίας &
Οικονομικών

κ. Δημήτριος Τσάκωνας
Γενικός Διευθυντής

Οργανισμός Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους

κα. Αλεξάνδρα Σδούκου
Υφυπουργός

Περιβάλλοντος και
Ενέργειας

κ . Γιώργος Πιτσιλής
Διοικητής

Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ)

ΚΥΡΙΟΙ ΟΜΙΛΗΤΕΣ ΕΠΙΣΗΜΟΥ ΜΕΣΗΜΕΡΙΑΝΟΥ ΓΕΥΜΑΤΟΣ:

κ . Χρήστος Σταϊκούρας
Υπουργός Υποδομών &

Μεταφορών

W κ. Χρήστος Μεγάλου
Chief Executive Officer

Piraeus Group

κ. Γιάννης Τσακίρης
Vice President

κ. Γιάννος Κοντόπουλος
CEO

European Investment Bank Athens Exchange Group

2024 CAPITAL LINK
HELLENIC LEADERSHIP AWARD

Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος
CEO

Enterprise Greece

ΕΝΑΡΚΤΗΡΙΑ ΟΜΙΛΙΑ

κα. Αικατερίνη Νασίκα
Πρέσβης της Ελλάδος

στις ΗΠΑ

9**

ΕΙΣΑΓΩΓΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ

K. John Paulson
President & Portfolia

Manager
Paulson & Co.

ΤΙΜΩΜΕΝΟ ΠΡΟΣΩΠΟ

Δρ. Γιάννης Στουρνάρας
Διοικητής

Τράπεζα της Ελλάδος

Θεματολογία των πάνελ Συζητήσεων και των Παρουσιάσεων: • Greece - Speeding Ahead Post-Investment Upgrade • GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post
Investment Upgrade Accelerating The Investment Momentum Internationalizing The Greek Capital Markets The Investment Landscape in Greece - Opportunities &
FinancingTools Infrastructure: Investing In the Future The New Energy Landscape in Greece Ellinikon: Realizing the Largest Urban Regeneration Project ANew
Force in The Greek Financial System - Greek Banking Sector - Growth & Development Outlook • Greece's Hospitality Industry: Trends & Future Prospects • The
Transformation of the Greek Industry- Investment Opportunities Why Greece - The International Investor Perspective Labour Reforms: buildinga win-win
relationship for investors and employees | Παράλληλες Ενότητες: • REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments • Investment Opportunities on the Athens Stock Exchange

Greece As a Hub for World Class Projects Debt Capital Markets Why Greece - The Domestic Institutional Investor Viewpoint Investing In Greece- Tax Reforms& Incentives

One-on-one συναντήσεις: Όπως κάθε χρόνο, έτσι και φέτος το Συνέδριο παρέχει στους ξένους επενδυτές εκτεταμένη δυνατότητα επαφών μέσω one-on-one
συναντήσεων με εισηγμένες και μη εταιρείες, καθώς επίσης και με τα μέλη της Ελληνικής κυβερνητικής αντιπροσωπείας.

•

Το Συνέδριο θα κλείσει τις εργασίες του με επίσημο δείπνο στο The Union League Club με τη συμμετοχή κορυφαίων επιχειρηματιών και υψηλόβαθμων
Κυβερνητικών εκπροσώπων από την Ελλάδα και τις ΗΠΑ, κατά τη διάρκεια του οποίου θα απονεμηθεί το "2024 Capital Link Hellenic Leadership Award " στον Δρ .

Γιάννη Στουρνάρα, Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της
Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας. Ο
Δρ. Γιάννης Στουρνάρας θα πραγματοποιήσει Κύρια Ομιλία .

Το Δείπνο ανοίγει με σύντομη ομιλία της η Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα .

Τον Δρ . Γιάννη Στουρνάρα προλογίζει ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & Co.

ΤΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΑΠΕΥΘΥΝΕΤΑΙ σε: Management κορυφαίων Αμερικανικών εταιρειών με ενεργό ενδιαφέρον ή ενασχόληση με επενδύσεις στην Ελλάδα & την ευρύτερη
περιοχή - Θεσμικούς επενδυτές (με ενδιαφέρον σε ελληνικές μετοχές & ομόλογα/τίτλους σταθερής απόδοσης) - Διαχειριστές χαρτοφυλακίων και αναλυτές · Τραπεζίτες
Εμπορικών &Χρηματοπιστωτικών - Επενδυτικών τραπεζών - Χρηματοοικονομικοί σύμβουλοι & Χρηματιστές - Οικονομικά ΜΜΕ &Τύπος.

ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ

Χορηγοί Επικοινωνίας: MEGA TO BHMA in OT

Η εγγραφή είναι δωρεάν στο link https://forums.capitallink.com/greece/2024/
Για περισσότερες πληροφορίες παρακαλούμε επικοινωνήστε:

κα. Όλγα Μπορνόζη , Managing Director στο email obornozi@capitallink.com ή τηλ. +1 (212) 661-7566/ Νέα Υόρκη
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Η βόμβα Τραμπ για Ουκρανία και οι «μουγκές» της Κομισιόν-Τα telecoms σε…
κίνηση-Ερχονται placements στην Κύπρου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΤΡΙΓΜΟΙ: Πριν ακόμη αναλάβει την προεδρία των ΗΠΑ ο Ντόναλντ Τραμπ προκαλεί ισχυρούς
τριγμούς, ιδίως στην Ευρώπη, με τις επιθετικές θέσεις που παίρνει. Πρόκειται για μείζονος
σημασίας θέμα (και για την Ελλάδα), πολύ σημαντικότερο από την εγχώρια «προεδρολογία»
που φαίνεται να κατακλύζει την πολιτική επικαιρότητα, ενόσω η Τουρκία ενδυναμώνεται μέσω
Συρίας, παίρνει εύσημα από τον Τραμπ και προκαλεί συνεχώς.
 
ΕΠΙ-ΝΤΡΟΠH: Ούτε... άχνα δεν εβγαλαν χθες και προχθές, οι συνήθως λαλίστατες Ούρσουλα
φον ντερ Λάιεν (ως πρόεδρος της Κομισιόν) και Κάγια Κάλλας (ως επικεφαλής της ευρωπαϊκής
διπλωματίας), παρότι η Δανία, την οποία απείλησε ανοικτά ο αμερικανός πρόεδρος, είναι
μέλος της ΕΕ.
Άφησαν να χειριστούν το θέμα κατώτερα στελέχη επικοινωνίας με τα ΜΜΕ, τα οποία δεν είχαν
τίποτα σημαντικό να πουν. Αμφότερες τα τελευταία χρόνια, έπαιξαν κανονικότατα
στο αμερικανικό ταμπλό, επι προεδρίας Μπάιντεν και τώρα μάλλον δεν ξέρουν τι να κάνουν,
οπότε κάνουν τις... μουγκές.
Απάντηση έδωσαν, έστω με μειλίχιο τρόπο, ο (απερχόμενος) πρωθυπουργός της
Γερμανίας Ολαφ Σολτς και ο υπουργός Εξωτερικών, Ζαν-Νοέλ Μπαρό, της γαλλικής
κυβέρνησης, που ισορροπεί σε τεντωμένο σκοινί λόγω έλλειψης σταθερής πλειοψηφίας.
«Κουτσές πάπιες» και οι δυο...  
 
ΤΡΑΜΠ: Οι κινήσεις του εκλεγμένου προέδρου σε σχέση με τον Καναδά, τη Γροιλανδία και τον
Παναμά, έρχονται να επιβεβαιώσουν το άρθρο της Τρίτης στο Νew Deal του Εuro2day.gr
σύμφωνα με το οποίο «θέλει να μεγιστοποιήσει την ισχύ της Αμερικής, και όχι γενικώς της
Δύσης, στον βαθμό που επιτρέπει το νέο περιβάλλον, αντί να επιδιώξει ανώφελα τη διατήρηση
κεκτημένων της μονοπολικής εποχής».
Θεωρεί ότι οι ΗΠΑ «πρέπει να επικεντρωθούν στον μεγάλο τους οικονομικό και γεωπολιτικό
αντίπαλο, την Κίνα, αλλά και να αυξήσουν την οικονομική ισχύ τους, ακόμη και εις βάρος των
παραδοσιακών συμμάχων τους ανά τον κόσμο, επικεντρώνοντας σχεδόν απόλυτα στην
πολιτική "πρώτα η Αμερική"».
Για όσους δεν το διάβασαν, έχουμε και άρθρο που εξηγεί τους λόγους για τους οποίους ο
επερχόμενος πρόεδρος έχει βάλει στο μάτι τον Παναμά και τη Γροιλανδία, ενώ αντίστοιχοι
λόγοι εξηγούν και το πιο «φιλικό» πέσιμο στον Καναδά, που, μεταξύ άλλων, έχει επίσης
μεγάλη πρόσβαση στην Αρκτική.
Ελάχιστοι ίσως το γνωρίζουν αλλά η Αρκτική εξελίσσεται σε μεγάλο πεδίο ανταγωνισμού
μεταξύ υπερδυνάμεων, καθώς οι πάγοι λιώνουν και ανοίγουν νέους δρόμους ναυσιπλοΐας, ενώ
εκτιμάται ότι κρύβει σημαντικό υπόγειο πλούτο.
 
ΟΥΚΡΑΝΙΑ: Μέσα σε όλα αυτά, σχεδόν… απαρατήρητη (γιατί άραγε;) πέρασε η βόμβα που
έριξε προχθές ο Τραμπ για τον πόλεμο, λέγοντας ότι η επιμονή της κυβέρνησης Μπάιντεν για
την υποψηφιότητα της Ουκρανίας στο ΝΑΤΟ οδήγησε στις εχθροπραξίες.
Ήταν «γραμμένο στην πέτρα», είπε, ότι οι Ρώσοι δεν θα δεχόταν κάτι τέτοιο, προσθέτοντας
μάλιστα, «μπορώ να καταλάβω πώς ένοιωσαν για αυτό». Κατηγόρησε επίσης τον προκάτοχό
του ότι μπλόκαρε τις ειρηνευτικές διαπραγματεύσεις του 2022, μια θέση που υποστηρίζει και η
Ρωσία.
Δείτε το βίντεο με τις δηλώσεις που σίγουρα έχουν προκαλέσει πανικό σε αρκετές ευρωπαϊκές

https://www.euro2day.gr/chameleon/article-blog-chameleon/2280518/h-vomva-tramp-gia-oykrania-kai-oi-moygkes-ths-komi.html
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κυβερνήσεις: 
An agreement had almost been reached between Ukraine and Russia, but Biden said that
Ukraine should be a member of NATO, - Trump pic.twitter.com/6ejH0mh0Su
— GeoInsider (@InsiderGeo) January 7, 2025
ΕΥΡΩΠΗ: Μην έχετε αμφιβολία ότι όλα αυτά θα έχουν σύντομα, μεγάλες οικονομικές και
γεωπολιτικές συνέπειες για την Ευρώπη (και τις αγορές της), με ευθύνη των ηγεσιών που
πήγαν «πάσο» στο ξέσπασμα του πολέμου Ρωσίας-Ουκρανίας και ακολούθησαν πιστά την
τότε αμερικανική γραμμή.
Η γηραιά ήπειρος πλήρωσε το πιο μεγάλο κόστος (μετά την ίδια την Ουκρανία) για αυτό τον
πόλεμο και τώρα η νέα διοίκηση των ΗΠΑ θα της ζητήσει να πληρώσει και τον άμεσο
λογαριασμό. Ο Τραμπ απαιτεί ήδη αμυντικές δαπάνες ίσες με το 5% του ΑΕΠ (!) για τις χώρες
του ΝΑΤΟ, ποσοστό πολύ υψηλότερο ακόμη και από αυτό που ήδη πληρώνει η Ελλάδα λόγω
Τουρκίας.
Αυτό δεν σημαίνει ότι οι ευρωπαϊκές χώρες θα κάνουν όσα ζητάει. Σημαίνει όμως ότι θα
βρεθούν ανάμεσα σε μια αποξενωμένη Ρωσία και μια άκρως διεκδικητική Αμερική, χωρίς
οργανωμένη στρατηγική αντίδρασης.
 
ALPHA BANK: Άλλη μια μεταγραφή στελέχους με ισχυρό χρηματοοικονομικό background
έκλεισε η Alpha Bank.
Προσέλαβε τον Αλ. Αλεβιζάκο, CFO της Novibet και πρώην στέλεχος της Axia Ventures ως
σύμβουλο του διευθύνοντος συμβούλου, Βασ. Ψάλτη.
 
LAMDA: Αυξημένο ενδιαφέρον από Ελληνοαμερικάνους για αγορά κατοικιών/διαμερισμάτων
στα προς πώληση συγκροτήματα του Ελληνικού καταγράφει η Lamda, σύμφωνα με στελέχη
της, μετά την προώθηση του project, η οποία διενεργήθηκε στο πλαίσιο του road show της
Capital Link.
 
PICAR-ΠΕΙΡΑΙΩΣ: Σε κεφαλαιοποίηση απαιτήσεων ύψους 27,5 εκατ. ευρώ προχώρησε στη
θυγατρική της, Picar, η Τράπεζα Πειραιώς, για να συμψηφίσει ζημιές εις νέον και να ενισχύσει
την καθαρή της θέση.
Οι απαιτήσεις που κεφαλαιοποιήθηκαν προέρχονται από ομολογιακό δάνειο που εξέδωσε η
Picar και κάλυψε η Πειραιώς, ανεξόφλητου υπολοίπου 50 εκατ. ευρώ στις 29 Νοεμβρίου
(ημερομηνία που αποφασίστηκε η ΑΜΚ εις είδος με κεφαλαιοποίηση μέρους των
υποχρεώσεων της PICAR).
Μετά τη μερική κεφαλαιοποίηση, το ανεξόφλητο υπόλοιπο του ομολογιακού μειώθηκε σε 22,5
εκατ. ευρώ. Τα 27,5 εκατ. ευρώ που κεφαλαιοποιήθηκαν, μαζί με ποσό 14,14 εκατ. ευρώ από
το υπέρ το άρτιο, συμψήφισαν ισόποσες ζημιές εις νέον. 
 
DIMAND: Σε αύξηση κεφαλαίου ύψους 4,4 εκατ. ευρώ προχώρησε η Piraeus Tower, η οποία
έχει αναλάβει την εκμετάλλευση του πύργου Πειραιά για 99 έτη και προχώρησε στην
ανακαίνισή του.
Η Piraeus Tower ελέγχεται κατά 70% από την Cante Holdings, η οποία με τη σειρά της
ελέγχεται κατά 65% από τη Dimand. Το υπόλοιπο 30% το κατέχει η Prodea. Στο τέλος του
2023 η Piraeus Tower βαρυνόταν από καθαρό δανεισμό 66,7 εκατ. ευρώ και υποχρεώσεις
προς προμηθευτές και τρίτους σχεδόν 18 εκατ. ευρώ. Τα ίδια κεφάλαια της ανερχόταν στις
31/12/2023 σε 39 εκατ. ευρώ.
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ΝΑΚΑΣ: Στο 37,296% υποχώρησε το ποσοστό του προέδρου της εταιρείας Κωνσταντίνου
Νάκα, ενώ το ποσοστό του CEO Γεώργιου Νάκα υποχώρησε στο 37,307% μετά τις τελευταίες
πωλήσεις μετοχών στις οποίες προχώρησαν οι δυο βασικοί μέτοχοι της εισηγμένης, με βάση
σχετική ενημέρωση στο ΧΑ.
Συνδυαστικά, το ποσοστό τους υποχώρησε στο 74,6%, κάτω από το κρίσιμο όριο του 75%, με
αποτέλεσμα, όπως έγραψε το Euro2day.gr, η εταιρεία να πληροί πλέον το κριτήριο περί
ελάχιστης απαιτούμενης ελεύθερης διασποράς των μετοχών (free float).
 
CNL CAPITAL: Την έκδοση και νέου ομολόγου δωδεκάμηνης διάρκειας εξετάζει η CNL Capital.
Η ζήτηση από μικρομεσαίες επιχειρήσεις που της ζητούν χρηματοδότηση είναι ισχυρή.
 
SAFE BULKERS: Πλησιάζει η ημερομηνία που η ναυτιλιακή της οικογένειας Χατζηιωάννου έχει
το δικαίωμα να εξοφλήσει πρόωρα το εταιρικό της ομόλογο, το οποίο διαπραγματεύεται στο
Χρηματιστήριο της Αθήνας, όπως έπραξε πρόσφατα και η Costamare της οικογένειας
Κωνσταντακόπουλου. Μένει να φανεί, αν θα το πράξει.
Πάντως, η τιμή του ομολόγου έκλεισε χθες στο «97,1», με το κουπόνι του να ανέρχεται στο
2,9%.
 
ΤΡΑΠΕΖΑ ΚΥΠΡΟΥ: Μολονότι μόλις μπήκε το νέο έτος, δεν θα αργήσουν οι μετοχικές
εξελίξεις στην Τράπεζα Κύπρου, καθώς τόσο το CarVal Investors, όσο και το Gaius Capital
αναμένουν την κατάλληλη στιγμή για να προχωρήσουν στην εκφρασμένη από το καλοκαίρι του
2024 πρόθεσή τους να διαθέσουν τα ποσοστά που ελέγχουν στο μετοχικό κεφάλαιο του
κυπριακού πιστωτικού ιδρύματος.
Το CarVal έχει ποσοστό - μετά το placement που πραγματοποιήθηκε τον Οκτώβριο του `24 -
της τάξης του 6% και το Gaius Capital 5,4%.
Το πότε θα γίνει η διάθεση δεν το γνωρίζουμε ακριβώς, αλλά το πρώτο τρίμηνο είναι εντός του
χρονοδιαγράμματος.
 
TELECOMS: Χρονιά αλλαγών αναμένεται να αναδειχθεί το 2025 για τους τηλεπικοινωνιακούς
παρόχους,
Εκτός από το ότι στην αγορά μπαίνει ένας ακόμα δυνατός παίκτης, η ΔΕΗ, υπάρχουν
σημαντικές αποφάσεις που αναμένεται να ανακοινωθούν.
Το ενδεχόμενο να προχωρήσει η υιοθέτηση του brand «Τ» της Deutsche Telekom, αν και δεν
επιβεβαιώνεται από τη νέα διοίκηση του ομίλου ΟΤΕ φαίνεται ότι θα απασχολήσει το επόμενο
διάστημα. Δεν είναι τυχαίο ότι το «Τ» αποτελεί ήδη αναπόσπαστο τμήμα της επικοινωνίας του
ομίλου ΟΤΕ.
Στη Nova, η διαδικασία πώλησης ξεκίνησε το 2024. Η διαδικασία προς το παρόν δεν έχει
ολοκληρωθεί, δεν αποκλείεται, όμως, το ενδεχόμενο τους επόμενους μήνες να κλείσει με τη
Nova να αλλάζει για μία ακόμη φορά βασικό μέτοχο.
Τέλος, στη Vodafone Ελλάδος η ολοκλήρωση του συμβολαίου του προέδρου και διευθύνοντος
συμβούλου, Χάρη Μπρουμίδη, αναμένεται να φέρει αλλαγές στο «τιμόνι» της εταιρείας.
Δεν είναι τυχαίο ότι ήδη έχει ακουστεί ως επικρατέστερος αντικαταστάτης ο Αχιλλέας Κανάρης,
νυν πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της Vodafone Romania.
Εν αναμονή των εξελίξεων…
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Ακίνητα: Ερχονται Σαουδάραβες για νέες επενδύσεις – Τι ψάχνουν, ο ρόλος του Τραμπ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ναταλία Δανδόλου
08.01.2025 14:40
Οικονομία
Ναταλία Δανδόλου
Τα νέα του επενδυτικά σχέδια σε ΗΠΑ και Ελλάδα όσον αφορά το real estate ανακοίνωσε ο
σαουδαραβικός κολοσσός Dar Global PLC με έδρα το Ντουμπάι - Εχει συνάψει σειρά
συμφωνιών με τον οργανισμό Trump
«Η Dar Global επεκτείνει τους ορίζοντες με σχέδια εισόδου στις αγορές ακινήτων των ΗΠΑ και
της Ελλάδας». Με αυτή την ανάρτηση στα μέσα κοινωνική δικτύωσης ο σαουδαραβικός
κολοσσός στον κλάδο του real estate με έμφαση στα πολυτελή ακίνητα, ανακοίνωσε τα νέα του
επενδυτικά σχέδια, υπογραμμίζοντας: «Βασιζόμενοι στην κληρονομιά των εμβληματικών
project, συμπεριλαμβανομένου του ορόσημου Trump Tower Jeddah, συνεχίζουμε να
επενδύουμε σε βασικές διεθνείς πόλεις, διαμορφώνοντας το μέλλον της παγκόσμιας ζωής».
Η Dar Global PLC είναι εταιρεία ανάπτυξης ακινήτων με έδρα το Ντουμπάι και είναι η πρώτη
εταιρεία της Σαουδικής Αραβίας που είναι εισηγμένη στην κύρια αγορά του χρηματιστηρίου του
Λονδίνου. Η Dar Global ιδρύθηκε αρχικά για να αναπτύξει τα περιουσιακά στοιχεία της Dar Al
Arkan Real Estate Development PJSC (DAARE), μιας εταιρείας ανάπτυξης ακινήτων στη
Σαουδική Αραβία. Είναι εισηγμένη στο Λονδίνο από τις 28 Φεβρουαρίου 2023.
To moto της Dar Global
«Ο στόχος μου για την DarGlobal είναι ξεκάθαρος: να είναι η πρώτη εταιρεία real estate που
ανταποκρίνεται στις ανάγκες μιας νέας κοινωνίας παγκόσμιων πολιτών, με μια πολυτελή
προσφορά που είναι τόσο εξαιρετική για να ζεις όσο και εξαιρετική ως επένδυση» αναφέρει ο
διευθύνων σύμβουλος της εταιρείας Ziad El Chaar.
Στην ανακοίνωσή της, η οποία αναπαρήχθη από το Al Arabiya αλλά και από το
ειδησεογραφικό πρακτορείο Reuters τονίζεται ότι στο πλαίσιο των νέων επενδυτικών της
στόχων, σχεδιάζει να συνεργαστεί με κορυφαίους κατασκευαστές για τη δημιουργία πολυτελών
κατοικιών, που στοχεύουν τόσο σε Αμερικανούς όσο και σε διεθνείς αγοραστές. Δεν έδωσε
ωστόσο περισσότερες λεπτομέρειες.
Οι σχέσεις της Dar Global με την οικογένεια Τραμπ
Σημειώνεται ότι η Dar Global έχει συνάψει μια σειρά συμφωνιών με τον οργανισμό Trump, την
εταιρεία του εκλεγμένου προέδρου των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ, και οι συμφωνίες
περιλαμβάνουν σχέδια για την κατασκευή δύο πύργων που φέρουν το όνομα Trump στη
Τζέντα και το Ντουμπάι, καθώς και ένα έργο ακινήτων στο Σουλτανάτο του Ομάν.
Ο Έρικ Τραμπ, εκτελεστικός αντιπρόεδρος του Οργανισμού Τραμπ και γιος του εκλεγμένου
Αμερικανού προέδρου, δήλωσε στο Reuters τον περασμένο μήνα ότι η εταιρεία σχεδιάζει δύο
ακόμη έργα με την Dar Global στη Σαουδική Αραβία, συμπεριλαμβανομένου ενός πύργου στο
Ριάντ και περαιτέρω επέκταση στο Άμπου Ντάμπι, στα γειτονικά Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα.
Κατά την πρώτη του θητεία ως πρόεδρος των ΗΠΑ, ο Ντόναλντ Τραμπ επεδίωξε στενότερους
δεσμούς με κράτη του Κόλπου, συμπεριλαμβανομένης της Σαουδικής Αραβίας, η οποία έχει
επενδύσει 2 δισεκατομμύρια δολάρια σε μια εταιρεία που ανήκει στον γαμπρό του και πρώην
βοηθό του Τζάρεντ Κούσνερ, η οποία ιδρύθηκε μετά την αποχώρηση του Τραμπ. Άλλοι στενοί
σύμμαχοι του Τραμπ διατήρησαν επίσης στενούς επιχειρηματικούς δεσμούς στον Κόλπο από
τότε που έφυγε από την εξουσία το 2021.
Το deal της Dar Global του περασμένου καλοκαιριού
Σε μια λαμπρή εκδήλωση τον περασμένο Ιούνιο στο Ντουμπάι παρουσίασε την Trump
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International Oman στο εκτεταμένο έργο της AIDA, ένα από τα μεγαλύτερα premium projects
ανάπτυξης ακίνητων μικτής χρήσης στον κόσμο.
Με αξία 500 εκατομμυρίων δολαρίων, αυτή η ανάπτυξη περιλαμβάνει ένα πολυτελές
ξενοδοχείο, κρεμαστές σουίτες, επιπλωμένες βίλες και διαμερίσματα που εξυπηρετούνται από
το ξενοδοχείο. Διαθέτει ένα γήπεδο γκολφ Championship 18 οπών, ένα κλαμπ μόνο για μέλη
και το Cliff Hanging Night Club. Το ξενοδοχειακό συγκρότημα 5 αστέρων αναμένεται να ανοίξει
τον Δεκέμβριο του 2028 θα είναι παραθαλάσσιο και θα προσφέρει στους επισκέπτες δωρεάν
πρόσβαση στην ιδιωτική παραλία.
Η AIDA είναι μια κοινοπραξία μεταξύ της Dar Global και του Οργανισμού Trump, σε
συνεργασία με τον Όμιλο Omran, τον εκτελεστικό βραχίονα του Ομάν για την τουριστική
ανάπτυξη. Το AIDA βρίσκεται στην κορυφή ενός λόφου ύψους άνω των 100 μέτρων και
προσφέρει πανοραμική θέα στα βραχώδη φαράγγια και τις ατελείωτες παραλίες.
Ένας ακόμα Trump Tower στο Ριάντ
Ο Οργανισμός Τραμπ σχεδιάζει να κατασκευάσει έναν Trump Tower στην πρωτεύουσα της
Σαουδικής Αραβίας Ριάντ, αλλά κι ένα ακόμα project στο Αμπού Ντάμπι, στο πλαίσιο της
επενδυτικής τους επέκτασης στην περιοχή, είχε δηλώσει τον περασμένο μήνα στο Reuters o
Έρικ Τραμπ.
«Αυτό που θα σας πω είναι ότι ένα από τα project θα είναι σίγουρα ένας πύργος», είπε ο
Τραμπ σε συνέντευξή του, προσθέτοντας ότι η εταιρεία του σχεδιάζει να επεκτείνει περαιτέρω
τη συνεργασία της με την Dar Global σε όλη την περιοχή του Κόλπου, συμπεριλαμβανομένου
ενός νέου έργου στο Άμπου Ντάμπι.
«Πιθανότατα θα είμαστε στο Άμπου Ντάμπι τον επόμενο χρόνο περίπου», είπε ο Τραμπ, μια
ημέρα αφότου οι δύο εταιρείες αποκάλυψαν τα σχέδια για έναν αστραφτερό χρυσό Trump
Tower στην Τζέντα.
Ο διευθύνων σύμβουλος της Dar Global είπε ότι το άλλο νέο κοινό έργο που σχεδιάζεται στο
Ριάντ είναι μια κοινότητα του Golf Trump παρόμοια με αυτή που ξεκίνησε στο Ομάν το 2022.
«Ελπίζουμε να κάνουμε έναν πύργο και μια κοινότητα γκολφ», είπε ο Ζιάντ Ελ Τσαρ σε
συνέντευξή του στο Reuters.
Η Dar Global έχει συμφωνήσει μια σειρά deals με τον Οργανισμό Τραμπ,
συμπεριλαμβανομένων σχεδίων για πύργους Τραμπ στη Τζέντα και το Ντουμπάι, μαζί με το
έργο του Ομάν. Όταν ο Τραμπ ανέλαβε για πρώτη φορά τα καθήκοντά του το 2017, διατήρησε
την ιδιοκτησία του Οργανισμού Τραμπ, αλλά έδωσε τον έλεγχο της μεγάλης επιχειρηματικής
αυτοκρατορίας στα χέρια των γιων του Έρικ και Ντόναλντ Τζούνιορ.
Διαβάστε ακόμη στον ot.gr 
Ακίνητα: Στο real estate η Εκκλησία της Ελλάδος – Σε εξέλιξη projects εκατ. ευρώ
real estate Αραβες Τραμπ επενδυτές ΗΠΑ Ελλάδα ακίνητα Ντουμπάι Ακολούθησε το Βήμα στο
Google news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
Σχετικά άρθρα Αλέξανδρος Εξάρχου – Capital Link: Φθηνό το Real Estate στην Ελλάδα – Τι
προβλέπει για τις τιμές των ακινήτων 10.12.2024, 14:29
Premium real estate με το νέο μοντέλο συνιδιοκτησίας, τώρα και στη χώρα μας 31.10.2024,
14:16
Τα εξυπηρετούμενα διαμερίσματα χτίζουν το νέο success story του real estate 10.12.2024,
19:35
Ναταλία Δανδόλου
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Σαουδάραβες επενδύουν στο ελληνικό real estate – Ο ρόλος του Τραμπ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ναταλία Δανδόλου
08.01.2025 14:40
Οικονομία
Ναταλία Δανδόλου
Τα νέα του επενδυτικά σχέδια σε ΗΠΑ και Ελλάδα όσον αφορά το real estate ανακοίνωσε ο
σαουδαραβικός κολοσσός Dar Global PLC με έδρα το Ντουμπάι - Εχει συνάψει σειρά
συμφωνιών με τον οργανισμό Trump
«Η Dar Global επεκτείνει τους ορίζοντες με σχέδια εισόδου στις αγορές ακινήτων των ΗΠΑ και
της Ελλάδας». Με αυτή την ανάρτηση στα μέσα κοινωνική δικτύωσης ο σαουδαραβικός
κολοσσός στον κλάδο του real estate με έμφαση στα πολυτελή ακίνητα, ανακοίνωσε τα νέα του
επενδυτικά σχέδια, υπογραμμίζοντας: «Βασιζόμενοι στην κληρονομιά των εμβληματικών
project, συμπεριλαμβανομένου του ορόσημου Trump Tower Jeddah, συνεχίζουμε να
επενδύουμε σε βασικές διεθνείς πόλεις, διαμορφώνοντας το μέλλον της παγκόσμιας ζωής».
Η Dar Global PLC είναι εταιρεία ανάπτυξης ακινήτων με έδρα το Ντουμπάι και είναι η πρώτη
εταιρεία της Σαουδικής Αραβίας που είναι εισηγμένη στην κύρια αγορά του χρηματιστηρίου του
Λονδίνου. Η Dar Global ιδρύθηκε αρχικά για να αναπτύξει τα περιουσιακά στοιχεία της Dar Al
Arkan Real Estate Development PJSC (DAARE), μιας εταιρείας ανάπτυξης ακινήτων στη
Σαουδική Αραβία. Είναι εισηγμένη στο Λονδίνο από τις 28 Φεβρουαρίου 2023.
To moto της Dar Global
«Ο στόχος μου για την DarGlobal είναι ξεκάθαρος: να είναι η πρώτη εταιρεία real estate που
ανταποκρίνεται στις ανάγκες μιας νέας κοινωνίας παγκόσμιων πολιτών, με μια πολυτελή
προσφορά που είναι τόσο εξαιρετική για να ζεις όσο και εξαιρετική ως επένδυση» αναφέρει ο
διευθύνων σύμβουλος της εταιρείας Ziad El Chaar.
Στην ανακοίνωσή της, η οποία αναπαρήχθη από το Al Arabiya αλλά και από το
ειδησεογραφικό πρακτορείο Reuters τονίζεται ότι στο πλαίσιο των νέων επενδυτικών της
στόχων, σχεδιάζει να συνεργαστεί με κορυφαίους κατασκευαστές για τη δημιουργία πολυτελών
κατοικιών, που στοχεύουν τόσο σε Αμερικανούς όσο και σε διεθνείς αγοραστές. Δεν έδωσε
ωστόσο περισσότερες λεπτομέρειες.
Οι σχέσεις της Dar Global με την οικογένεια Τραμπ
Σημειώνεται ότι η Dar Global έχει συνάψει μια σειρά συμφωνιών με τον οργανισμό Trump, την
εταιρεία του εκλεγμένου προέδρου των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ, και οι συμφωνίες
περιλαμβάνουν σχέδια για την κατασκευή δύο πύργων που φέρουν το όνομα Trump στη
Τζέντα και το Ντουμπάι, καθώς και ένα έργο ακινήτων στο Σουλτανάτο του Ομάν.
Ο Έρικ Τραμπ, εκτελεστικός αντιπρόεδρος του Οργανισμού Τραμπ και γιος του εκλεγμένου
Αμερικανού προέδρου, δήλωσε στο Reuters τον περασμένο μήνα ότι η εταιρεία σχεδιάζει δύο
ακόμη έργα με την Dar Global στη Σαουδική Αραβία, συμπεριλαμβανομένου ενός πύργου στο
Ριάντ και περαιτέρω επέκταση στο Άμπου Ντάμπι, στα γειτονικά Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα.
Κατά την πρώτη του θητεία ως πρόεδρος των ΗΠΑ, ο Ντόναλντ Τραμπ επεδίωξε στενότερους
δεσμούς με κράτη του Κόλπου, συμπεριλαμβανομένης της Σαουδικής Αραβίας, η οποία έχει
επενδύσει 2 δισεκατομμύρια δολάρια σε μια εταιρεία που ανήκει στον γαμπρό του και πρώην
βοηθό του Τζάρεντ Κούσνερ, η οποία ιδρύθηκε μετά την αποχώρηση του Τραμπ. Άλλοι στενοί
σύμμαχοι του Τραμπ διατήρησαν επίσης στενούς επιχειρηματικούς δεσμούς στον Κόλπο από
τότε που έφυγε από την εξουσία το 2021.
Το deal της Dar Global του περασμένου καλοκαιριού
Σε μια λαμπρή εκδήλωση τον περασμένο Ιούνιο στο Ντουμπάι παρουσίασε την Trump
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International Oman στο εκτεταμένο έργο της AIDA, ένα από τα μεγαλύτερα premium projects
ανάπτυξης ακίνητων μικτής χρήσης στον κόσμο.
Με αξία 500 εκατομμυρίων δολαρίων, αυτή η ανάπτυξη περιλαμβάνει ένα πολυτελές
ξενοδοχείο, κρεμαστές σουίτες, επιπλωμένες βίλες και διαμερίσματα που εξυπηρετούνται από
το ξενοδοχείο. Διαθέτει ένα γήπεδο γκολφ Championship 18 οπών, ένα κλαμπ μόνο για μέλη
και το Cliff Hanging Night Club. Το ξενοδοχειακό συγκρότημα 5 αστέρων αναμένεται να ανοίξει
τον Δεκέμβριο του 2028 θα είναι παραθαλάσσιο και θα προσφέρει στους επισκέπτες δωρεάν
πρόσβαση στην ιδιωτική παραλία.
Η AIDA είναι μια κοινοπραξία μεταξύ της Dar Global και του Οργανισμού Trump, σε
συνεργασία με τον Όμιλο Omran, τον εκτελεστικό βραχίονα του Ομάν για την τουριστική
ανάπτυξη. Το AIDA βρίσκεται στην κορυφή ενός λόφου ύψους άνω των 100 μέτρων και
προσφέρει πανοραμική θέα στα βραχώδη φαράγγια και τις ατελείωτες παραλίες.
Ένας ακόμα Trump Tower στο Ριάντ
Ο Οργανισμός Τραμπ σχεδιάζει να κατασκευάσει έναν Trump Tower στην πρωτεύουσα της
Σαουδικής Αραβίας Ριάντ, αλλά κι ένα ακόμα project στο Αμπού Ντάμπι, στο πλαίσιο της
επενδυτικής τους επέκτασης στην περιοχή, είχε δηλώσει τον περασμένο μήνα στο Reuters o
Έρικ Τραμπ.
«Αυτό που θα σας πω είναι ότι ένα από τα project θα είναι σίγουρα ένας πύργος», είπε ο
Τραμπ σε συνέντευξή του, προσθέτοντας ότι η εταιρεία του σχεδιάζει να επεκτείνει περαιτέρω
τη συνεργασία της με την Dar Global σε όλη την περιοχή του Κόλπου, συμπεριλαμβανομένου
ενός νέου έργου στο Άμπου Ντάμπι.
«Πιθανότατα θα είμαστε στο Άμπου Ντάμπι τον επόμενο χρόνο περίπου», είπε ο Τραμπ, μια
ημέρα αφότου οι δύο εταιρείες αποκάλυψαν τα σχέδια για έναν αστραφτερό χρυσό Trump
Tower στην Τζέντα.
Ο διευθύνων σύμβουλος της Dar Global είπε ότι το άλλο νέο κοινό έργο που σχεδιάζεται στο
Ριάντ είναι μια κοινότητα του Golf Trump παρόμοια με αυτή που ξεκίνησε στο Ομάν το 2022.
«Ελπίζουμε να κάνουμε έναν πύργο και μια κοινότητα γκολφ», είπε ο Ζιάντ Ελ Τσαρ σε
συνέντευξή του στο Reuters.
Η Dar Global έχει συμφωνήσει μια σειρά deals με τον Οργανισμό Τραμπ,
συμπεριλαμβανομένων σχεδίων για πύργους Τραμπ στη Τζέντα και το Ντουμπάι, μαζί με το
έργο του Ομάν. Όταν ο Τραμπ ανέλαβε για πρώτη φορά τα καθήκοντά του το 2017, διατήρησε
την ιδιοκτησία του Οργανισμού Τραμπ, αλλά έδωσε τον έλεγχο της μεγάλης επιχειρηματικής
αυτοκρατορίας στα χέρια των γιων του Έρικ και Ντόναλντ Τζούνιορ.
Διαβάστε ακόμη στον ot.gr 
Ακίνητα: Στο real estate η Εκκλησία της Ελλάδος – Σε εξέλιξη projects εκατ. ευρώ
real estate Αραβες Τραμπ επενδυτές ΗΠΑ Ελλάδα ακίνητα Ντουμπάι Ακολούθησε το Βήμα στο
Google news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
Σχετικά άρθρα Αλέξανδρος Εξάρχου – Capital Link: Φθηνό το Real Estate στην Ελλάδα – Τι
προβλέπει για τις τιμές των ακινήτων 10.12.2024, 14:29
Premium real estate με το νέο μοντέλο συνιδιοκτησίας, τώρα και στη χώρα μας 31.10.2024,
14:16
Τα εξυπηρετούμενα διαμερίσματα χτίζουν το νέο success story του real estate 10.12.2024,
19:35
Ναταλία Δανδόλου
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Χρηματιστήριο: Τρέχουν να προλάβουν το υπουργικό για το νομοσχέδιο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Οι τελευταίες πινελιές μπαίνουν από το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών και τον
Κωστή Χατζηδάκη στο νομοσχέδιο που προωθείται για τη θέσπιση κινήτρων για επενδύσεις
στο Χρηματιστήριο. Για σήμερα, Τετάρτη, έχει προγραμματιστεί σύσκεψη υπηρεσιακών
παραγόντων και την ερχόμενη Παρασκευή, εκτός απροόπτου, το νομοσχέδιο για τη
χρηματιστηριακή αγορά αναμένεται να συζητηθεί στο υπουργικό συμβούλιο παρουσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη.
Σημειωτέον, ότι ο ίδιος ο πρωθυπουργός από τη Νέα Υόρκη στις αρχές του περασμένου
Δεκεμβρίου είχε πει σε οικονομικό συνέδριο (Capital Link) ότι το Χρηματιστήριο Αθηνών, οι
επενδύσεις, η συμμετοχή των επενδυτών και κυρίως των ξένων funds αποτελούν
προτεραιότητα για την κυβέρνηση. Στο πλαίσιο αυτό, το οικονομικό επιτελείο φαίνεται να
σχεδιάζει μια σειρά από φοροελαφρύνσεις και όχι μόνο.
Άλλωστε και ο CEO της ΕΧΑΕ κ. Γιάννος Κοντόπουλος έχει προαναγγείλει κυβερνητικές
παρεμβάσεις στο Χρηματιστήριο. Φαίνεται ότι ο χρόνος έχει ωριμάσει, αν και καλά
ενημερωμένες πηγές αναφέρουν ότι στον έκτο όροφο της οδού Νίκης (το γραφείο του κ. Κωστή
Χατζηδάκη) σβήνουν και γράφουν τις ρυθμίσεις του νέου νομοσχεδίου που δεν αποκλείεται να
κατατεθεί κατά την ψήφιση του νέου προϋπολογισμού στην Βουλή τον Δεκέμβριο.
Πάντως, το Χρηματιστήριο βρίσκεται σε διαβουλεύσεις με την κυβέρνηση και για ένα ακόμα
θέμα αν και δεν υπάρχουν προς το παρόν ευήκοα κυβερνητικά ώτα, για την εξίσωση του
φορολογικού καθεστώτος μεταξύ Ελλήνων και ξένων επενδυτών στα εταιρικά ομόλογα
προκειμένου να καταστεί περισσότερο ελκυστική η συγκεκριμένη αγορά. Αυτό που συμβαίνει
σήμερα είναι ότι οι ξένοι απαλλάσσονται της φορολογίας, αλλά οι Έλληνες επενδυτές
πληρώνουν φόρο για τους τόκους που εισπράττουν 15%. Τα θέματα αυτά έχουν τεθεί από τη
διοίκηση του Χρηματιστηρίου Αθηνών κατά τις επαφές της με την ηγεσία του υπουργείου
Οικονομικών. Άλλωστε μιλώντας προσφάτως διαδικτυακά στο συνέδριο της Ένωσης Θεσμικών
Επενδυτών (ΕΘΕ) ο κ. Κοντόπουλος είχε τονίσει ότι το Χρηματιστήριο Αθηνών συνεχίζει να
βρίσκεται σε συζητήσεις με την κυβέρνηση προκειμένου να προωθηθούν νομοθετικές
ρυθμίσεις που θα διευκολύνουν την πρόσβαση των επενδυτών στην αγορά μας.
Φορολογικά κίνητρα
Σύμφωνα με πληροφορίες, προωθούνται φορολογικά κίνητρα τόσο για τις επιχειρήσεις που θα
εισέρχονται στο Χρηματιστήριο (υπεραπόσβεση δαπανών εισαγωγής, ίσως και στο διπλάσιο)
όσο και για επενδυτές που θα συμμετέχουν σε δημόσιες εγγραφές εταιρειών που εισέρχονται
στην Εναλλακτική Αγορά του Χρηματιστηρίου Αθηνών. Ταυτόχρονα, προωθείται η μείωση του
κόστους εισαγωγής, π.χ., με την αύξηση του ορίου για την υποχρέωση δημοσίευσης
ενημερωτικού δελτίου (από 5 εκατ. σε 8 εκατ. ευρώ).
Για την ένταξη μιας επιχείρησης στην Εναλλακτική Αγορά του Χρηματιστηρίου Αθηνών μπορεί
να απαιτηθούν, μεταξύ άλλων, έξοδα εξέτασης της αίτησης (από 1.000 ευρώ κατ’ ελάχιστον),
εφάπαξ δικαίωμα εγγραφής στο Χρηματιστήριο (έως 7.500 ευρώ), τριμηνιαίες ή ετήσιες
συνδρομές διαπραγμάτευσης μετοχών, outsourcing ανάθεση του λογιστηρίου και της νομικής
υποστήριξης της εταιρείας σε ορκωτούς, σύνταξη πληροφοριακού δελτίου κ.α. Το κόστος αυτό
θα επιστρέφεται στον επιχειρηματία προκειμένου να κάνει ευκολότερη την ένταξή του στην
ΕΝ.Α. και την κατηγορία Εναλλακτική Αγορά Στήριξης Επιχειρηματικότητας (ΕΝ.Α. ΣΤ.ΕΠ.)
Εκεί μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις θα μπορούν να αναζητήσουν φθηνά κεφάλαια ύψους έως
5 εκατ. ευρώ που θα τους προσφερθούν μέσω Ηλεκτρονικού Βιβλίου Προσφορών,
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αξιοποιώντας το δίκτυο μελών του Χρηματιστηρίου Αθηνών.
Παράλληλα, θα υπάρχει η δυνατότητα μετάταξης μιας εταιρείας από την Κύρια στην
Εναλλακτική Αγορά του Χρηματιστηρίου Αθηνών, κάτι που -λέγεται ότι- θα εξυπηρετήσει
ορισμένες από τις μικρές εισηγμένες που δεν μπορούν να αντέξουν τις ολοένα αυξημένες
απαιτήσεις του κανονιστικού πλαισίου (π.χ. ESG κριτήρια) ή ενδεχομένως κι εκείνες που θα
συνεχίσουν να αντιμετωπίζουν ζήτημα χαμηλής μετοχικής διασποράς.
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Γιάννης Στουρνάρας: Η μεγάλη διαδρομή του και το “success story” της ελληνικής
οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος κ. Γιάννης Στουρνάρας διακρίθηκε στο συνέδριο της
Capital Link στη Νέα Υόρκη με το βραβείο «2024 Annual Capital Link Hellenic Leadership
Award», για την συνολική προσφορά του στην Ελλάδα και την συμβολή του στη διατήρηση της
χώρας στην Ευρωζώνη.
Στην ομιλία του, υπό τον τίτλο «Για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», ο κ.
Στουρνάρας ανέφερε χαρακτηριστικά:
Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε.
«Γεννήθηκα στην Αθήνα στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το
1974. Σπούδασα Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών
και συνέχισα στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M.
Phil.) τo 1980 και διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή
αποσκοπούσε στη θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά
μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Για τη συνέχεια πατήστε εδώ »
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Πρώτο Capital Link Forum μετά την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις νέες επενδυτικές και επιχειρηματικές ευκαιρίες στην Ελλάδα, μετά την ανάκτηση της
επενδυτικής βαθμίδας, θέλησε να αναδείξει το 26ο ετήσιο Forum «Greece – Speeding Ahead
post Investment Upgrade» του Capital Link. Στο συνέδριο συμμετείχαν κορυφαίοι υπουργοί,
δεκάδες εκπρόσωποι του ελληνικού τραπεζικού και επιχειρηματικού κόσμου, καθώς και
στελέχη οίκων του εξωτερικού. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης,
χαρακτήρισε το συνέδριο ως πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον
κορυφαίων επιχειρηματιών και πολιτικών.
Σε γραπτό χαιρετισμό του ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, παρουσίασε τα
επιτεύγματα της τελευταίας πενταετίας και κάλεσε τους ξένους να συνεχίσουν να επενδύουν
στην Ελλάδα. Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε
σειρά έργων που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Η υπουργός Εργασίας, Νίκη
Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την αγορά εργασίας και ενισχύουν
τις επενδυτικές προοπτικές. Η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, περιέγραψε την
ενεργειακή στρατηγική της Ελλάδας, υπογραμμίζοντας την προσήλωση της κυβέρνησης στον
στόχο της κλιματικής ουδετερότητας. Ο αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας &
Οικονομικών, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα που έχει
επιτευχθεί τα τελευταία χρόνια.
Στο δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα «ως αναγνώριση της
ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας
και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της
Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας».
Στην ομιλία του ο Γιάννης Στουρνάρας κάλεσε τα πολιτικά κόμματα σε ευρύτερες συναινέσεις
για διαρθρωτικές παρεμβάσεις σε πεδία όπως η απόδοση της Δικαιοσύνης, η λειτουργία του
Δημοσίου και οι ψηφιακές δεξιότητες. Αυτές τις μεταρρυθμίσεις μαζί με την αξιοποίηση των
πόρων του Ταμείου Ανάκαμψης χαρακτήρισε ως αναγκαίες προϋποθέσεις για να
αντιμετωπιστεί το έλλειμμα διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας, στο οποίο απέδωσε το μεγάλο
έλλειμμα τρεχουσών συναλλαγών.
Στο πλαίσιο του «Capital Link Invest in Greece Forum», το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20ή συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
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Αφρ. Λατινοπούλου: «Για τον Σημίτη 4ημερο πένθος έπρεπε να κηρύξει η Τουρκία, όχι
εμείς»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Για τον Σημίτη 4ημερο πένθος έπρεπε να κηρύξει η Τουρκία, όχι εμείς», δήλωσε
χαρακτηριστικά η ευρωβουλευτής και πρόεδρος του κόμματος «Φωνή Λογικής», Αφροδίτη
Λατινοπούλου, σε σημερινή συνέντευξη της στον τηλεοπτικό σταθμό ΣΚΑΪ.
«Δεν ξεχνώ τους ήρωες των Ιμίων, το χρηματιστήριο, την υπερκοστολόγηση των Ολυμπιακών
Αγώνων, τα χαλκευμένα στοιχεία για την είσοδο στο ευρώ», πρόσθεσε.
 
 
Παρακολουθήστε ολόκληρη την συνέντευξη της Αφροδίτης Λατινοπούλου:
Την ανάγκη για περαιτέρω ενίσχυση του ευρωπαϊκού συστήματος μεταφορών, μέσω των νέων
εμπορικών διαδρόμων που συνδέουν τη Βαλτική με τη Μαύρη Θάλασσα […]
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20ή συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο […]
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά
ομόλογα
καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που
είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον
Riccardo Abbona, ελληνικά ομόλογα
 του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
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Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Ειδήσεις σήμερα:
Μόνο 2 από τους 181 επιβαίνοντες επέζησαν από τη συντριβή του αεροσκάφους στη Νότια
Κορέα – Δείτε βίντεο με τη στιγμή της έκρηξης
Ανοιχτά καταστήματα και σούπερ μάρκετ σήμερα, τελευταία Κυριακή του 2024
Βίωσα πολλή τοξικότητα και επιθετικότητα στο περιβάλλον της τηλεόρασης, είπε η Βίκυ Καγιά
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025 Δείτε επίσης. . .
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Mέλλον με προοπτική… Του Χρήστου Μπεχλιβάνου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Του Χρήστου Μπεχλιβάνου
Μία ακόμη χρονιά δύει σε λίγες ώρες αφήνοντας πίσω της τα δικά της αποτυπώματα ανά
τομέα και μια δέσμη γεγονότων που θα καθορίσουν το νέο έτος (2025), αλλά και το μέλλον του
τόπου μας. Οι πόλεμοι στην Ουκρανία και στη Μέση Ανατολή συνεχίζονται με τις πολεμικές
μηχανές να προκαλούν τρόμο στην υφήλιο. Επίσης τα πρόσφατα γεγονότα στη Συρία
δημιουργούν ένα νέο τοπίο στην περιοχή με νέους «παίκτες» και συμμάχους και πολλές
επιδράσεις και στην Ευρώπη.
Η εκλογή Τραμπ στην Αμερική και η κρίση στις μεγάλες ευρωπαϊκές δυνάμεις, τη Γαλλία και τη
Γερμανία δίνουν τη σκυτάλη των εξελίξεων στο νέο έτος. Ο Αμερικανός Πρόεδρος ετοιμάζεται
να αναλάβει καθήκοντα και να δώσει το στίγμα του στα ανοιχτά πολεμικά μέτωπα, την
οικονομία, το μεταναστευτικό και προσφυγικό, τα ανθρώπινα δικαιώματα και την ποιότητα της
Δημοκρατίας. Στην Ευρώπη η πρωτόγνωρη πολιτική και οικονομική κρίση σε Γερμανία και
Γαλλία δημιουργεί κλίμα αβεβαιότητας και προϋποθέσεις για συνθήκες αστάθειας.
Σε ένα νέο παγκόσμιο πολιτικό περιβάλλον με νέους ισχυρούς οικονομικούς γίγαντες την Κίνα
και την Ινδία καλούνται όλοι να επαναπροσδιορίσουν τη θέση τους και τις συμμαχίες τους. Τα
πρόσωπα που θα πρωταγωνιστούν τη νέα χρονιά, θετικά ή αρνητικά, θα΄ ναι σίγουρα ο
Τραμπ, ο Πούτιν, ο Ζελένσκι, ο Ερντιγάν, ο Μακρόν, ο Σολτς κ.ά.
Στη χώρα μας δεν υπάρχουν περιθώρια εφησυχασμού, ενώ ο πολυκερματισμός των κομμάτων
δημιουργεί ένα νέο τοπίο στην πολιτική σκακιέρα. Μιλώντας προ ημερών στο συνέδριο της
Capital Link στη Νέα Υόρκη ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος κ. Γιάννης Στουρνάρας,
όπου βραβεύτηκε, έστειλε μήνυμα: «Mε την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής
κρίσης, πιστεύω ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους
πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό
το γεγονός δημιουργεί μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης
στη χώρα μας. Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού
κόστους και, κατά συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων»
υπογραμμίζοντας την ανάγκη για συναίνεση γύρω από την οικονομία.
Επίσης, στην πρόσφατη Ανοιχτή Συνέλευση του ΣΕΒ, ο νέος πρόεδρος του Συνδέσμου κ.
Σπύρος Θεοδωρόπουλος εστίασε στην ανάπτυξη της επόμενης μέρας και ζήτησε ένα νέο
κοινωνικό συμβόλαιο.
Στις πολιτικές και οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας θα πρέπει να λάβουμε
 σοβαρά υπόψη τις νέες μεγάλες προκλήσεις, την κλιματική αλλαγή, τη ραγδαία μείωση του
πληθυσμού στη χώρα μας, την ψηφιακή και πράσινη μετάβαση, τις τεχνολογικές εξελίξεις και
την τεχνητή νοημοσύνη.
Στη φετινή μας έκδοση παρουσιάζουμε Πρόσωπα – πρωταγωνιστές σε κάθε τομέα, άλλα
γνωστά κι άλλα άγνωστα. Είναι πρόσωπα που δίνουν το στίγμα για ένα μέλλον με προοπτική.
Καλή χρονιά σε όλες και σε όλους.
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 - Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 - Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
 
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με

https://www.achaianews.gr/index.php/%CF%8C%CE%BB%CE%B1-%CF%84%CE%B1-%CE%BD%CE%AD%CE%B1-h/%CE%BA%CE%BF%CE%B9%CE%BD%CF%89%CE%BD%CE%B9%CE%B1/209414-%CF%83%CE%B7%CE%BC%CE%B5%CE%AF%CE%BF-%CE%BA%CE%B1%CE%BC%CF%80%CE%AE%CF%82-%CE%B3%CE%B9%CE%B1-%CF%84%CE%B1-%CE%B5%CE%BB%CE%BB%CE%B7%CE%BD%CE%B9%CE%BA%CE%AC-%CE%BF%CE%BC%CF%8C%CE%BB%CE%BF%CE%B3%CE%B1-%CF%84%CE%BF-2024-%CF%80%CF%8E%CF%82-%CE%B8%CE%B1-%CF%83%CF%85%CE%BD%CF%84%CE%B7%CF%81%CE%B7%CE%B8%CE%B5%CE%AF-%CE%B7-%CE%B8%CE%B5%CF%84%CE%B9%CE%BA%CE%AE-%CF%80%CE%BF%CF%81%CE%B5%CE%AF%CE%B1-%CE%BA%CE%B1%CE%B9-%CF%84%CE%BF-2025


https://www.achaianews.gr/

 Publication date: 31/12/2024 08:11

 Similar Stats ranking (Greece): 21582

 link

την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
 
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
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Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι

https://gnomip.gr/2024/12/30/shmeio-kamphs-gia-ta-ellhnika-omolaga/


https://www.gnomip.gr/

 Publication date: 30/12/2024 23:31

 Similar Stats ranking (Greece): 2012

 https://gnomip.gr/2024/12/30/shmeio-kamphs-gia-ta-ellhnika-omolaga/

προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 - Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
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των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
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πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαϊκά περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: insider.gr

https://eurocapital.gr/permalink/160986.html


https://www.economix.gr/

 Publication date: 30/12/2024 11:02

 Similar Stats ranking (Greece): 13547

 link

Δανός: Ποιες είναι οι βασικές τάσεις για την ελληνική αγορά ακινήτων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κατά τη διάρκεια της κρίσης του 2010-2018, υπήρξαν σημαντικά μειωμένες αναπτύξεις, με
επακόλουθο τη μεγάλη σημερινή έλλειψη σε ακίνητα υψηλής ζήτησης.
Πηγή Εικόνας: απε - μπε
Γιώργος Παπακωνσταντίνου
Η ελληνική αγορά ακινήτων συνεχίζει να κινείται σε διαφορετική τροχιά από την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς κατά τη διάρκεια της κρίσης του 2010-2018, υπήρξαν σημαντικά μειωμένες
αναπτύξεις, με επακόλουθο τη μεγάλη σημερινή έλλειψη σε ακίνητα υψηλής ζήτησης, όπως
είναι τα μοντέρνα, πράσινα γραφεία, οι χώροι logistics και data centers, καθώς και οι
σύγχρονες ξενοδοχειακές εγκαταστάσεις και τα οικιστικά συγκροτήματα. Η ζήτηση συνεχίζει να
υπερισχύει της σημερινής προσφοράς στα συγκεκριμένα προαναφερόμενα είδη ακινήτων, για
αυτό και παρατηρούμε συνεχείς στοχευμένες αναπτύξεις, οι οποίες και θα συνεχιστούν, παρά
το υψηλό κόστος κατασκευής και δανεισμού.
Αυτό ανέφερε, μεταξύ άλλων, ο κ. Γιάννης Παρασκευόπουλος, Γενικός Διευθυντής
της ΔΑΝΟΣ (an alliance member of BNP Paribas Real Estate) μιλώντας πρόσφατα στο
συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, συμμετέχοντας σε πάνελ με θέμα «Ακίνητη
περιουσία: Προοπτικές για ανάπτυξη και επενδύσεις». Σύμφωνα με τον ίδιο, οι βασικές τάσεις
στην Ελληνική Αγορά Ακινήτων το επόμενο χρονικό διάστημα προβλέπεται να είναι οι εξής:
• Άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ prime ακινήτων και ακινήτων χαμηλής ζήτησης.
• Σταθεροποίηση της αύξησης των τιμών, καθώς η, μέχρι πρόσφατα, άνοδος των επιτοκίων
είχε οδηγήσει στην αύξηση των προσφερόμενων αποδόσεων (yields) από τους επενδυτές, ενώ
οι πωλητές των ακινήτων υψηλής ζήτησης δεν δείχνουν, προς το παρόν τουλάχιστον, διάθεση,
να μειώσουν τις τιμές, δημιουργώντας ένα προσωρινό κενό. Η τάση μείωσης των επιτοκίων
(άρα και του κόστους δανεισμού), καθώς και η συνεχιζόμενη αυξητική τάση των μισθωμάτων
στα prime ακίνητα, δύναται να εξισορροπήσει εν μέρει την διαφορά μεταξύ απαιτήσεων των
πωλητών και προσδοκιών των αγοραστών.
Όπως σημείωσε ο κ. Παρασκευόπουλος, το ενδιαφέρον των επενδυτών επικεντρώνεται στην
παρούσα φάση στα ακίνητα υψηλών προδιαγραφών σε prime περιοχές, σε μια προσπάθεια
μείωσης του ρίσκου, ενώ θεσμικοί επενδυτές (π.χ. ΑΕΕΑΠ) μπαίνουν πλέον και στο πεδίο των
νέων αναπτύξεων (ιδιαιτέρως σε γραφεία και logistics), με στόχο την αναβάθμιση του stock,
μέσω κατασκευής σύγχρονων επαγγελματικών χώρων, που πληρούν και κριτήρια ESG.
Επίσης εναρμονίζονται και με τις «πράσινες» προδιαγραφές βιοκλιματικών κτιρίων (τις οποίες
ζητούν πλέον και οι νέοι χρήστες), καθώς τα ανάλογα projects βρίσκουν ευκολότερα
χρηματοδότηση, έχουν χαμηλότερα λειτουργικά κόστη, αλλά και παρουσιάζουν μεγαλύτερη
ανθεκτικότητα στον χρόνο.
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Επενδυτικές τάσεις και προκλήσεις στην αγορά ακινήτων του 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών μέσα στο 2025 θα συνεχίσει να επικεντρώνεται
στα ακίνητα υψηλών προδιαγραφών σε prime περιοχές, σε μια προσπάθεια μείωσης του
ρίσκου.
Παράλληλα, οι θεσμικοί επενδυτές, όπως είναι οι ΑΕΕΑΠ, αναμένεται να μπουν πιο δυναμικά
στο πεδίο των νέων αναπτύξεων ακινήτων, που αφορούν την κατασκευή πράσινων γραφείων
και σύγχρονων logistics.
Τα κέντρα δεδομένων (data centers), οι νέες ενεργειακές υποδομές, οι φοιτητικές κατοικίες, τα
επώνυμα συγκροτήματα διαμερισμάτων (branded residences), οι κατοικίες προς ενοικίαση
(built to rent), είναι μερικοί επίσης από τους τομείς των ακινήτων που αναμένεται να
διατηρήσουν το ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών για την Ελλάδα και το 2025. Ακόμη, όλοι οι
νέοι παίκτες στα ακίνητα εναρμονίζονται και με τις «πράσινες» προδιαγραφές βιοκλιματικών
κτιρίων (τις οποίες ζητούν πλέον και οι νέοι χρήστες), καθώς τα ανάλογα projects βρίσκουν
ευκολότερα χρηματοδότηση, έχουν χαμηλότερα λειτουργικά κόστη, αλλά και παρουσιάζουν
μεγαλύτερη ανθεκτικότητα στον χρόνο.
Ωστόσο, η αβεβαιότητα που υπάρχει για τις επενδύσεις αποτελεί αποτρεπτικό παράγοντα για
τους ξένους θεσμικούς επενδυτές να εμπιστευτούν ξανά τη χώρα μας. Στο παρελθόν δεν
υπήρχαν μεγάλοι ξένοι θεσμικοί επενδυτές που είχαν στο ραντάρ τους την Ελλάδα. Τώρα,
όμως, το μεγάλο στοίχημα είναι πώς θα τους κρατήσουμε, όταν βλέπουν ότι υπάρχουν
σημαντικές καθυστερήσεις στις επενδύσεις τους, έντονη γραφειοκρατία και περιχαράκωση από
τα τοπικά συμφέροντα.
Παράλληλα, τα ακίνητα σε διεθνές επίπεδο αντιμετωπίζουν ολοένα και περισσότερους
κινδύνους από την αυξημένη συχνότητα και ένταση των ακραίων καιρικών φαινομένων, σε
συνδυασμό με τις αλλαγές που απαιτούνται για τη μείωση των εκπομπών ρύπων, με
αποτέλεσμα ο οικονομικός αντίκτυπος στον κλάδο γίνεται πιο εμφανής.
Στο πλαίσιο αυτό, ο κ. Γιάννης Παρασκευόπουλος, Γενικός Διευθυντής της ΔΑΝΟΣ, σε
συνεργασία με την BNP Paribas Real Estate, ανέφερε στο 26ο Capital Link Forum 2024, που
πραγματοποιήθηκε προ ημερών, ότι η ελληνική αγορά ακινήτων ακολουθεί μια πορεία
διαφορετική από αυτήν της υπόλοιπης Ευρώπης. Κατά τη διάρκεια της κρίσης του 2010-2018,
οι αναπτύξεις υπήρξαν σημαντικά μειωμένες, με αποτέλεσμα τη σημερινή έλλειψη ακινήτων
υψηλής ζήτησης, όπως είναι τα μοντέρνα, πράσινα γραφεία, οι χώροι logistics και data centers,
καθώς και οι σύγχρονες ξενοδοχειακές εγκαταστάσεις και τα οικιστικά συγκροτήματα. Η ζήτηση
για τα συγκεκριμένα είδη ακινήτων παραμένει υψηλότερη από την προσφορά, γεγονός που
οδηγεί σε συνεχείς και στοχευμένες αναπτύξεις, οι οποίες αναμένεται να συνεχιστούν, παρά το
υψηλό κόστος κατασκευής και δανεισμού.
Αναφορικά με τις βασικές τάσεις της ελληνικής αγοράς ακινήτων για το επόμενο διάστημα, ο κ.
Παρασκευόπουλος ανέφερε ότι θα παρατηρηθεί άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ των prime
ακινήτων και των ακινήτων χαμηλής ζήτησης. Επιπλέον, προβλέπεται σταθεροποίηση της
αύξησης των τιμών, καθώς η άνοδος των επιτοκίων, η οποία υπήρξε μέχρι πρόσφατα, είχε
οδηγήσει σε αύξηση των προσφερόμενων αποδόσεων από τους επενδυτές. Παράλληλα, οι
πωλητές των ακινήτων υψηλής ζήτησης δεν δείχνουν διάθεση να μειώσουν τις τιμές,
δημιουργώντας έτσι ένα προσωρινό κενό. Ωστόσο, η τάση μείωσης των επιτοκίων, η οποία θα
μειώσει το κόστος δανεισμού, καθώς και η συνεχής αυξητική πορεία των μισθωμάτων στα
prime ακίνητα, αναμένεται να εξισορροπήσουν εν μέρει τη διαφορά μεταξύ των απαιτήσεων
των πωλητών και των προσδοκιών των αγοραστών.
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Επενδυτικές τάσεις και προκλήσεις στην αγορά ακινήτων του 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών μέσα στο 2025 θα συνεχίσει να επικεντρώνεται στα
ακίνητα υψηλών προδιαγραφών σε prime περιοχές, σε μια προσπάθεια μείωσης του ρίσκου. 
Παράλληλα, οι θεσμικοί επενδυτές, όπως είναι οι ΑΕΕΑΠ, αναμένεται να μπουν πιο δυναμικά
στο πεδίο των νέων αναπτύξεων ακινήτων, που αφορούν την κατασκευή πράσινων γραφείων
και σύγχρονων logistics. 
Τα κέντρα δεδομένων (data centers), οι νέες ενεργειακές υποδομές, οι φοιτητικές κατοικίες, τα
επώνυμα συγκροτήματα διαμερισμάτων (branded residences), οι κατοικίες προς ενοικίαση
(built to rent), είναι μερικοί επίσης από τους τομείς των ακινήτων που αναμένεται να
διατηρήσουν το ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών για την Ελλάδα και το 2025. Ακόμη, όλοι οι
νέοι παίκτες στα ακίνητα εναρμονίζονται και με τις «πράσινες» προδιαγραφές βιοκλιματικών
κτιρίων (τις οποίες ζητούν πλέον και οι νέοι χρήστες), καθώς τα ανάλογα projects βρίσκουν
ευκολότερα χρηματοδότηση, έχουν χαμηλότερα λειτουργικά κόστη, αλλά και παρουσιάζουν
μεγαλύτερη ανθεκτικότητα στον χρόνο.
Ωστόσο, η αβεβαιότητα που υπάρχει για τις επενδύσεις αποτελεί αποτρεπτικό παράγοντα για
τους ξένους θεσμικούς επενδυτές να εμπιστευτούν ξανά τη χώρα μας. Στο παρελθόν δεν
υπήρχαν μεγάλοι ξένοι θεσμικοί επενδυτές που είχαν στο ραντάρ τους την Ελλάδα. Τώρα,
όμως, το μεγάλο στοίχημα είναι πώς θα τους κρατήσουμε, όταν βλέπουν ότι υπάρχουν
σημαντικές καθυστερήσεις στις επενδύσεις τους, έντονη γραφειοκρατία και περιχαράκωση από
τα τοπικά συμφέροντα.
Παράλληλα, τα ακίνητα σε διεθνές επίπεδο αντιμετωπίζουν ολοένα και περισσότερους
κινδύνους από την αυξημένη συχνότητα και ένταση των ακραίων καιρικών φαινομένων, σε
συνδυασμό με τις αλλαγές που απαιτούνται για τη μείωση των εκπομπών ρύπων, με
αποτέλεσμα ο οικονομικός αντίκτυπος στον κλάδο γίνεται πιο εμφανής.
Στο πλαίσιο αυτό, ο κ. Γιάννης Παρασκευόπουλος, Γενικός Διευθυντής της ΔΑΝΟΣ, σε
συνεργασία με την BNP Paribas Real Estate, ανέφερε στο 26ο Capital Link Forum 2024, που
πραγματοποιήθηκε προ ημερών, ότι η ελληνική αγορά ακινήτων ακολουθεί μια πορεία
διαφορετική από αυτήν της υπόλοιπης Ευρώπης. Κατά τη διάρκεια της κρίσης του 2010-2018,
οι αναπτύξεις υπήρξαν σημαντικά μειωμένες, με αποτέλεσμα τη σημερινή έλλειψη ακινήτων
υψηλής ζήτησης, όπως είναι τα μοντέρνα, πράσινα γραφεία, οι χώροι logistics και data centers,
καθώς και οι σύγχρονες ξενοδοχειακές εγκαταστάσεις και τα οικιστικά συγκροτήματα. Η ζήτηση
για τα συγκεκριμένα είδη ακινήτων παραμένει υψηλότερη από την προσφορά, γεγονός που
οδηγεί σε συνεχείς και στοχευμένες αναπτύξεις, οι οποίες αναμένεται να συνεχιστούν, παρά το
υψηλό κόστος κατασκευής και δανεισμού.
Αναφορικά με τις βασικές τάσεις της ελληνικής αγοράς ακινήτων για το επόμενο διάστημα, ο κ.
Παρασκευόπουλος ανέφερε ότι θα παρατηρηθεί άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ των prime
ακινήτων και των ακινήτων χαμηλής ζήτησης. Επιπλέον, προβλέπεται σταθεροποίηση της
αύξησης των τιμών, καθώς η άνοδος των επιτοκίων, η οποία υπήρξε μέχρι πρόσφατα, είχε
οδηγήσει σε αύξηση των προσφερόμενων αποδόσεων από τους επενδυτές. Παράλληλα, οι
πωλητές των ακινήτων υψηλής ζήτησης δεν δείχνουν διάθεση να μειώσουν τις τιμές,
δημιουργώντας έτσι ένα προσωρινό κενό. Ωστόσο, η τάση μείωσης των επιτοκίων, η οποία θα
μειώσει το κόστος δανεισμού, καθώς και η συνεχής αυξητική πορεία των μισθωμάτων στα
prime ακίνητα, αναμένεται να εξισορροπήσουν εν μέρει τη διαφορά μεταξύ των απαιτήσεων
των πωλητών και των προσδοκιών των αγοραστών.
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Επενδυτικές τάσεις και προκλήσεις στην αγορά ακινήτων του 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών μέσα στο 2025 θα συνεχίσει να επικεντρώνεται στα
ακίνητα υψηλών προδιαγραφών σε prime περιοχές, σε μια προσπάθεια μείωσης του ρίσκου.
Παράλληλα, οι θεσμικοί επενδυτές, όπως είναι οι ΑΕΕΑΠ, αναμένεται να μπουν πιο δυναμικά
στο πεδίο των νέων αναπτύξεων ακινήτων, που αφορούν την κατασκευή πράσινων γραφείων
και σύγχρονων logistics.
Τα κέντρα δεδομένων (data centers), οι νέες ενεργειακές υποδομές, οι φοιτητικές κατοικίες, τα
επώνυμα συγκροτήματα διαμερισμάτων (branded residences), οι κατοικίες προς ενοικίαση
(built to rent), είναι μερικοί επίσης από τους τομείς των ακινήτων που αναμένεται να
διατηρήσουν το ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών για την Ελλάδα και το 2025. Ακόμη, όλοι οι
νέοι παίκτες στα ακίνητα εναρμονίζονται και με τις «πράσινες» προδιαγραφές βιοκλιματικών
κτιρίων (τις οποίες ζητούν πλέον και οι νέοι χρήστες), καθώς τα ανάλογα projects βρίσκουν
ευκολότερα χρηματοδότηση, έχουν χαμηλότερα λειτουργικά κόστη, αλλά και παρουσιάζουν
μεγαλύτερη ανθεκτικότητα στον χρόνο.
Ωστόσο, η αβεβαιότητα που υπάρχει για τις επενδύσεις αποτελεί αποτρεπτικό παράγοντα για
τους ξένους θεσμικούς επενδυτές να εμπιστευτούν ξανά τη χώρα μας. Στο παρελθόν δεν
υπήρχαν μεγάλοι ξένοι θεσμικοί επενδυτές που είχαν στο ραντάρ τους την Ελλάδα. Τώρα,
όμως, το μεγάλο στοίχημα είναι πώς θα τους κρατήσουμε, όταν βλέπουν ότι υπάρχουν
σημαντικές καθυστερήσεις στις επενδύσεις τους, έντονη γραφειοκρατία και περιχαράκωση από
τα τοπικά συμφέροντα.
Παράλληλα, τα ακίνητα σε διεθνές επίπεδο αντιμετωπίζουν ολοένα και περισσότερους
κινδύνους από την αυξημένη συχνότητα και ένταση των ακραίων καιρικών φαινομένων, σε
συνδυασμό με τις αλλαγές που απαιτούνται για τη μείωση των εκπομπών ρύπων, με
αποτέλεσμα ο οικονομικός αντίκτυπος στον κλάδο γίνεται πιο εμφανής.
Στο πλαίσιο αυτό, ο κ. Γιάννης Παρασκευόπουλος, Γενικός Διευθυντής της ΔΑΝΟΣ, σε
συνεργασία με την BNP Paribas Real Estate, ανέφερε στο 26ο Capital Link Forum 2024, που
πραγματοποιήθηκε προ ημερών, ότι η ελληνική αγορά ακινήτων ακολουθεί μια πορεία
διαφορετική από αυτήν της υπόλοιπης Ευρώπης. Κατά τη διάρκεια της κρίσης του 2010-2018,
οι αναπτύξεις υπήρξαν σημαντικά μειωμένες, με αποτέλεσμα τη σημερινή έλλειψη ακινήτων
υψηλής ζήτησης, όπως είναι τα μοντέρνα, πράσινα γραφεία, οι χώροι logistics και data centers,
καθώς και οι σύγχρονες ξενοδοχειακές εγκαταστάσεις και τα οικιστικά συγκροτήματα. Η ζήτηση
για τα συγκεκριμένα είδη ακινήτων παραμένει υψηλότερη από την προσφορά, γεγονός που
οδηγεί σε συνεχείς και στοχευμένες αναπτύξεις, οι οποίες αναμένεται να συνεχιστούν, παρά το
υψηλό κόστος κατασκευής και δανεισμού.
Αναφορικά με τις βασικές τάσεις της ελληνικής αγοράς ακινήτων για το επόμενο διάστημα, ο κ.
Παρασκευόπουλος ανέφερε ότι θα παρατηρηθεί άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ των prime
ακινήτων και των ακινήτων χαμηλής ζήτησης. Επιπλέον, προβλέπεται σταθεροποίηση της
αύξησης των τιμών, καθώς η άνοδος των επιτοκίων, η οποία υπήρξε μέχρι πρόσφατα, είχε
οδηγήσει σε αύξηση των προσφερόμενων αποδόσεων από τους επενδυτές. Παράλληλα, οι
πωλητές των ακινήτων υψηλής ζήτησης δεν δείχνουν διάθεση να μειώσουν τις τιμές,
δημιουργώντας έτσι ένα προσωρινό κενό. Ωστόσο, η τάση μείωσης των επιτοκίων, η οποία θα
μειώσει το κόστος δανεισμού, καθώς και η συνεχής αυξητική πορεία των μισθωμάτων στα
prime ακίνητα, αναμένεται να εξισορροπήσουν εν μέρει τη διαφορά μεταξύ των απαιτήσεων
των πωλητών και των προσδοκιών των αγοραστών.
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Επενδυτικές τάσεις και προκλήσεις στην αγορά ακινήτων του 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών μέσα στο 2025 θα συνεχίσει να επικεντρώνεται στα
ακίνητα υψηλών προδιαγραφών
Ναταλία Καπάρη
Το ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών μέσα στο 2025 θα συνεχίσει να επικεντρώνεται στα
ακίνητα υψηλών προδιαγραφών σε prime περιοχές, σε μια προσπάθεια μείωσης του ρίσκου. 
Παράλληλα, οι θεσμικοί επενδυτές, όπως είναι οι ΑΕΕΑΠ, αναμένεται να μπουν πιο δυναμικά
στο πεδίο των νέων αναπτύξεων ακινήτων, που αφορούν την κατασκευή πράσινων γραφείων
και σύγχρονων logistics. 
ΔΙΑΦΗΜΙΣΗ
Τα κέντρα δεδομένων (data centers), οι νέες ενεργειακές υποδομές, οι φοιτητικές κατοικίες, τα
επώνυμα συγκροτήματα διαμερισμάτων (branded residences), οι κατοικίες προς ενοικίαση
(built to rent), είναι μερικοί επίσης από τους τομείς των ακινήτων που αναμένεται να
διατηρήσουν το ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών για την Ελλάδα και το 2025. Ακόμη, όλοι οι
νέοι παίκτες στα ακίνητα εναρμονίζονται και με τις «πράσινες» προδιαγραφές βιοκλιματικών
κτιρίων (τις οποίες ζητούν πλέον και οι νέοι χρήστες), καθώς τα ανάλογα projects βρίσκουν
ευκολότερα χρηματοδότηση, έχουν χαμηλότερα λειτουργικά κόστη, αλλά και παρουσιάζουν
μεγαλύτερη ανθεκτικότητα στον χρόνο.
Ωστόσο, η αβεβαιότητα που υπάρχει για τις επενδύσεις αποτελεί αποτρεπτικό παράγοντα για
τους ξένους θεσμικούς επενδυτές να εμπιστευτούν ξανά τη χώρα μας. Στο παρελθόν δεν
υπήρχαν μεγάλοι ξένοι θεσμικοί επενδυτές που είχαν στο ραντάρ τους την Ελλάδα. Τώρα,
όμως, το μεγάλο στοίχημα είναι πώς θα τους κρατήσουμε, όταν βλέπουν ότι υπάρχουν
σημαντικές καθυστερήσεις στις επενδύσεις τους, έντονη γραφειοκρατία και περιχαράκωση από
τα τοπικά συμφέροντα.
Παράλληλα, τα ακίνητα σε διεθνές επίπεδο αντιμετωπίζουν ολοένα και περισσότερους
κινδύνους από την αυξημένη συχνότητα και ένταση των ακραίων καιρικών φαινομένων, σε
συνδυασμό με τις αλλαγές που απαιτούνται για τη μείωση των εκπομπών ρύπων, με
αποτέλεσμα ο οικονομικός αντίκτυπος στον κλάδο γίνεται πιο εμφανής.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΗ
Στο πλαίσιο αυτό, ο κ. Γιάννης Παρασκευόπουλος, Γενικός Διευθυντής της ΔΑΝΟΣ, σε
συνεργασία με την BNP Paribas Real Estate, ανέφερε στο 26ο Capital Link Forum 2024, που
πραγματοποιήθηκε προ ημερών, ότι η ελληνική αγορά ακινήτων ακολουθεί μια πορεία
διαφορετική από αυτήν της υπόλοιπης Ευρώπης. Κατά τη διάρκεια της κρίσης του 2010-2018,
οι αναπτύξεις υπήρξαν σημαντικά μειωμένες, με αποτέλεσμα τη σημερινή έλλειψη ακινήτων
υψηλής ζήτησης, όπως είναι τα μοντέρνα, πράσινα γραφεία, οι χώροι logistics και data centers,
καθώς και οι σύγχρονες ξενοδοχειακές εγκαταστάσεις και τα οικιστικά συγκροτήματα. Η ζήτηση
για τα συγκεκριμένα είδη ακινήτων παραμένει υψηλότερη από την προσφορά, γεγονός που
οδηγεί σε συνεχείς και στοχευμένες αναπτύξεις, οι οποίες αναμένεται να συνεχιστούν, παρά το
υψηλό κόστος κατασκευής και δανεισμού.
Αναφορικά με τις βασικές τάσεις της ελληνικής αγοράς ακινήτων για το επόμενο διάστημα, ο κ.
Παρασκευόπουλος ανέφερε ότι θα παρατηρηθεί άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ των prime
ακινήτων και των ακινήτων χαμηλής ζήτησης. Επιπλέον, προβλέπεται σταθεροποίηση της
αύξησης των τιμών, καθώς η άνοδος των επιτοκίων, η οποία υπήρξε μέχρι πρόσφατα, είχε
οδηγήσει σε αύξηση των προσφερόμενων αποδόσεων από τους επενδυτές. Παράλληλα, οι
πωλητές των ακινήτων υψηλής ζήτησης δεν δείχνουν διάθεση να μειώσουν τις τιμές,
δημιουργώντας έτσι ένα προσωρινό κενό. Ωστόσο, η τάση μείωσης των επιτοκίων, η οποία θα
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μειώσει το κόστος δανεισμού, καθώς και η συνεχής αυξητική πορεία των μισθωμάτων στα
prime ακίνητα, αναμένεται να εξισορροπήσουν εν μέρει τη διαφορά μεταξύ των απαιτήσεων
των πωλητών και των προσδοκιών των αγοραστών.
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
ελληνικά ομόλογα
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Ελληνικά ομόλογα: Σημείο καμπής το 2024 -Τι δείχνουν οι προβλέψεις για το νέο έτος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σημείο καμπής ήταν το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα με θετικές προοπτικές και για το
ερχόμενο έτος.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Τα οφέλη της επενδυτικής βαθμίδας
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
«Κλειδί» η ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
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70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για τα ελληνικά ομόλογα το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των

https://www.cretapost.gr/878888/ellinika-omologa-simio-kabis-to-2024-ti-dichnoun-i-provlepsis-gia-to-neo-etos/


https://www.cretapost.gr/

 Publication date: 29/12/2024 21:22

 Similar Stats ranking (Greece): 3258

 link

εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
iefimerida.gr
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Επιστροφή ξένων επενδυτών στα ελληνικά ομόλογα: Τι κρύβεται πίσω από τη στροφή;
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις ελληνικές τράπεζες
Κωνσταντίνος Χρυσός
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα, το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Κατά την ίδια τράπεζα, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται κυρίως στην
ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου της χώρας
στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025.
Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της
ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του
ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
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Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη,
ανέφερε ότι οι προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά
την πληθώρα των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους
υψηλότερους βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς
και με την πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές
πολύ ικανοποιημένους.
Διαβάστε ακόμη
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Χρυσή χρονιά για το ελληνικό χρηματιστήριο - Οι μετοχές που έφεραν την άνοδο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρυσάνθη Στέτου
«Χρυσό» ήταν το 2024 για την ελληνική χρηματιστηριακή αγορά, με κέρδη στον Γενικό Δείκτη
Τιμών και τέσσερα συνεχόμενα χρόνια ανόδου. 
Και μπορεί να μένουν ακόμη δύο συνεδριάσεις (30 & 31 Δεκεμβρίου) πριν το επίσημο τέλος
του έτους, όμως ήδη βλέπουμε πως το 2024 ήταν μια καλή χρονιά για το Χρηματιστήριο
Αθηνών, το οποίο κατέγραψε άνοδο κοντά στο 13%.
Η πορεία που κατέγραψε ο ΓΔΤ τον Δεκέμβριο έκανε τους επενδυτές να ελπίζουν πως ο μήνας
θα κλείσει κοντά στα υψηλά του έτους, στις 1.500 μονάδες, ωστόσο η συνεδρίαση της Fed την
προηγούμενη εβδομάδα και οι εκτιμήσεις της για πληθωρισμό και ανάπτυξη ανέκοψαν αυτή
την τάση.
Σε κάθε περίπτωση, αν δεν προκύψει κάποιο «σοκ» της τελευταίες στιγμής, τα στελέχη της
αγοράς θεωρούν δεδομένο πως το ΧΑ κλείνει με διψήφιο ποσοστό ανόδου και ένα καλό κλίμα
μεταξύ των επενδυτών.
Οι μετοχές που ξεχώρισαν
Οι μετοχές που ξεχωρίσαν το 2024 καταγράφοντας τον μεγαλύτερο τζίρο:
(Διάστημα 26/12/23 - 26/12/24)
Τράπεζα Πειραιώς: 5,376 δις. ευρώΕθνική Τράπεζα: 5,347 δις. ευρώEurobank: 3,07 δις.
ευρώΤέρνα Ενεργειακή: 2,856 δις. ευρώAlpha Bank: 2,252 δις. ευρώΜυτιληναίος (Metlen):
2,015 δις. ευρώΟΤΕ: 1,4 δις. ευρώΟΠΑΠ: 1,379 δις. ευρώJumbo: 1,297 δις. ευρώΔΕΗ: 1,178
δις. ευρώMotor Oil: 1,113 δις. ευρώΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: 643,10 εκατ. ευρώ Τι λένε οι αναλυτές
Το 26ο ετήσιο Capital Link Forum που διοργανώθηκε πριν λίγες μέρες στη Νέα Υόρκη έδωσε
την ιδανική ευκαιρία σε αναλυτές και παράγοντας της ελληνικής αγοράς να κάνουν τον δικό
τους απολογισμό για το 2024.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών, τόνισε
πως στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες, με
συνολική άντληση 1,3 δισ. ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5 δισ. ευρώ με τις
επικείμενες κινήσεις.
«Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς
μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό προσεγγίζει τα 5 δισ. ευρώ» επισήμανε.
Από την πλευρά του ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής
Τραπεζικής της Goldman Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την
κεφαλαιαγορά στην Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων.
Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους
επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών
της οικονομίας.
«Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3,3 δισ.
ευρώ, η 3η μεγαλύτερη χρονιά σε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015» σημείωσε και
πρόσθεσε: «Είχαμε συναλλαγές στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του
Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση
10% του ΤΧΣ στην Εθνική Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την
επέκταση στην αγορά της Αμερικής».
Ακόμα, ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ.
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Οι παράγοντες που θα διατηρήσουν την θετική πορεία των ελληνικών ομολόγων στις
αγορές και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σύμφωνα με στέλεχος της Goldman Sachs οι προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην
Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα των συναλλαγών το 2024
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα, καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024. Το
2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020. Επίσης, σημαντική
ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής έκδοση ομολόγου 30
ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο.
Στον τομέα των εταιριών είδαμε επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές
εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, καθώς τα ευρωπαία
περιθώρια για ΒΒ πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων
ετών. Σύμφωνα με την Αlpha Bank, ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει
το 2024 τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008. Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των
ελληνικών ομολόγων αποδίδεται κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας,
στην αναβάθμιση του αξιόχρεου της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη
διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων. Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ
παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των
υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα
πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό
μέρος του χρέους είναι διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του
ιδιωτικού τομέα, ενώ το 70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ. Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο
τέλος του 2023 εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να
περιοριστεί περαιτέρω στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη
δημοσιονομική πρόοδο της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει
προβλέψει ότι η μείωση του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank. Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο
αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας
(Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη
βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υψηλή ζήτηση αναμένεται και το 2025 από τους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές.
Mάλιστα, ανέκαμψε η ζήτηση από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικά ομόλογα για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
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των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υψηλή ζήτηση αναμένεται και το 2025 από τους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές.
Mάλιστα, ανέκαμψε η ζήτηση από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικά ομόλογα για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Πώς επέστρεψαν οι ξένοι στα ελληνικά ομόλογα – Οι προοπτικές για κρατικά και
εταιρικά το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ξένοι επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για περισσότερα από 10 έτη,
επέστρεψαν στα ελληνικά ομόλογα μέσα στο 2024. Η χρονιά που πέρασε ήταν αναμφίβολα
θετική για τις εκδόσεις ελληνικού χρέους – δημοσίου και εταιρικού, Μπορεί λοιπόν να
επαναληφθεί το ευνοϊκό σκηνικό το 2025;
Το ενδιαφέρον φαίνεται να παραμένει αυξημένο, ενώ περιμένουμε μέσα στη νέα χρονιά
εξελίξεις και παράγοντες που μπορούν να λειτουργήσουν ως στήριγμα. Ας δούμε λοιπόν τις
εκτιμήσεις αναλυτών και της Τράπεζας της Ελλάδος, όπως τις συγκέντρωσε σε ρεπορτάζ του
το ΑΠΕ – ΜΠΕ.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Οι εκδόσεις του ΟΔΔΗΧ και των ελληνικών τραπεζών
Το 2024, ο ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023, προχώρησε σε
δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30 ετών. Μέσω αυτών
των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και 3 δισ. ευρώ
αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα διεύρυνε τη βάση των
επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα ρεκόρ όσον αφορά το
μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη μείωση των περιθωρίων
δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Επιστροφή στο…2008 για το spread
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
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είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Η επίδραση των αναβαθμίσεων
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026.
Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την
πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του
ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την
Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
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του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Η πολυπόθητη αναβάθμιση απο τον Moody’s
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Ελληνικά ομόλογα: Συνέχεια θετικής πορείας και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
0
SHARES
ShareTweet
Ελληνικά Ομόλογα. Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε
υψηλότερη ζήτηση από ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να
αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για περισσότερα από 10 έτη.
ΑΠΕ-ΜΠΕ
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024. Το
2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών.
Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και
3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα διεύρυνε
τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα ρεκόρ όσον
αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη μείωση των
περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
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διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία.
Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων
ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα
(ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις
13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026.
Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την
πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του
ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την
Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
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ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υψηλή ζήτηση αναμένεται και το 2025 από τους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Mάλιστα, ανέκαμψε η ζήτηση από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικά ομόλογα για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
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ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
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βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΕΠΙΣΗΣ:
Ηλεκτρικά αυτοκίνητα: Γιατί το κρύο μειώνει την αυτονομία τους από 10% μέχρι και 30%;
Νότια Κορέα: Συντριβή αεροσκάφους - 179 οι νεκροί (βίντεο)
Υπερήπειρος: Το φαινόμενο θα μπορούσε να εξαφανίσει την ανθρώπινη φυλή
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Σημείο καμπής το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι δείχνουν οι προβλέψεις για το νέο έτος
Σημείο καμπής το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα - Τι δείχνουν οι προβλέψεις για το νέο έτος
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Τα οφέλη της επενδυτικής βαθμίδας
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
«Κλειδί» η ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
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70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για τα ελληνικά ομόλογα το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
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εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠε
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠε
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
<>
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη

https://thecaller.gr/oikonomia/simeio-kampis-gia-ta-ellinika-omologa-to-2024-pos-tha-syntirithei-i-thetiki-poreia-kai-to-2025/


https://thecaller.gr/

 Publication date: 29/12/2024 14:27

 Similar Stats ranking (Greece): 2367

 link

ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
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βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠε
<>
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Ελληνικά ομόλογα: Οι καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
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Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
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των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠε
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Οι παράγοντες που θα διατηρήσουν την θετική πορεία των ελληνικών ομολόγων στις
αγορές και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σύμφωνα με στέλεχος της Goldman Sachs οι προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην
Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα των συναλλαγών το 2024
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα, καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024. Το
2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020. Επίσης, σημαντική
ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής έκδοση ομολόγου 30
ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο.
Στον τομέα των εταιριών είδαμε επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές
εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, καθώς τα ευρωπαία
περιθώρια για ΒΒ πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων
ετών. Σύμφωνα με την Αlpha Bank, ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει
το 2024 τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008. Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των
ελληνικών ομολόγων αποδίδεται κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας,
στην αναβάθμιση του αξιόχρεου της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη
διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων. Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ
παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των
υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα
πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό
μέρος του χρέους είναι διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του
ιδιωτικού τομέα, ενώ το 70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ. Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο
τέλος του 2023 εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να
περιοριστεί περαιτέρω στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη
δημοσιονομική πρόοδο της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει
προβλέψει ότι η μείωση του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank. Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο
αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας
(Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη
βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠε
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Ελληνικά ομόλογα: Οι καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
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Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
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των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
ΑΠΕ-ΜΠΕ
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στο

https://www.economistas.gr/markets/68043_ellinika-omologa-oi-katalytes-poy-tha-syntirisoyn-tin-thetiki-poreia-kai-2025


https://banknews.gr/

 Publication date: 29/12/2024 14:10

 https://banknews.gr/?p=110423

Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Εκτιμήσεις για συνέχιση της θετικής πορείας και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται κυρίως στην ευνοϊκή
δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου της χώρας στην
επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Newsroom
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Οι εκδόσεις του 2024
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα περιθώρια για ΒΒ πιστοληπτική
βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Η οικονομική πορεία της χώρας
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
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αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Οι αναβαθμίσεις
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Προς νέες αναβαθμίσεις
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
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(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Με πληροφορίες από ΑΠΕ-ΜΠΕ
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.

https://www.neasamos.gr/?p=155333


https://www.mikrometoxos.gr/

 Publication date: 29/12/2024 13:26

 Similar Stats ranking (Greece): 927

 https://www.mikrometoxos.gr/simeio-kampis-gia-ta-ellinika-omologa-to-2024/

Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.

https://www.mikrometoxos.gr/simeio-kampis-gia-ta-ellinika-omologa-to-2024/


https://bankwars.gr/

 Publication date: 29/12/2024 13:13

 Similar Stats ranking (Greece): 38966

 link

Ελληνικά ομόλογα: Οι καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.

https://bankwars.gr/%ce%b5%ce%bb%ce%bb%ce%b7%ce%bd%ce%b9%ce%ba%ce%ac-%ce%bf%ce%bc%cf%8c%ce%bb%ce%bf%ce%b3%ce%b1-%ce%bf%ce%b9-%ce%ba%ce%b1%cf%84%ce%b1%ce%bb%cf%8d%cf%84%ce%b5%cf%82-%cf%80%ce%bf%cf%85-%ce%b8%ce%b1-%cf%83/


https://bankwars.gr/

 Publication date: 29/12/2024 13:13

 Similar Stats ranking (Greece): 38966

 link

Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
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των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Newsroom
By Newsroom
Newsroom
By Newsroom
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024. 
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού. 
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020. 
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών. 
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
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διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
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προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Οι προοπτικές για το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
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Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Ποιες είναι οι προβλέψεις για το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 υπήρξε υψηλότερη ζήτηση για τα ελληνικά ομόλογα από ξένους επενδυτές και κυρίως 
από εκείνους  που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για περισσότερα από 10 χρόνια.
Συνεπώς το 2024 είναι σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα.
Σύμφωνα με τον  Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece & Italy – Barclays,
Riccardo Abbona η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από το ότι τα
ελληνικά ομόλογα συμπεριλήφθηκαν στη κορυφαία λίστα του 2024 των επενδυτών με
επιπλέον 26 λογαριασμούς.
Μάλιστα η Ελλάδα προχώρησε το 2024  σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς
ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30 ετών λόγω του ότι πήρε το 2023 την επενδυτική βαθμίδα.
Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων  η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και
3 δισ. ευρώ αντίστοιχα.Αυτά τα εκδοθέντα ποσά είναι ρεκόρ για τη χώρα μας. Ταυτόχρονα η
Ελλάδα διεύρυνε τη βάση των επενδυτών  του πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας
επιτύχει νέα ρεκόρ όσον αφορά στο μέγεθος των βιβλίων εντολών, στην ποιότητα των
επενδυτών και στη μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Οι ελληνικές τράπεζες στην αγορά των ομολόγων είχαν χρονιά ρεκόρ  με εκδόσεις ομολόγων
ύψους  7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. ευρώ το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η κατάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες. Αυτό συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον περίπου 70 μ.β.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της Ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη 26 νέων
λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
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Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
 
Οι προοπτικές για το 2025
 
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
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προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Ποιοι καταλύτες θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σημείο καμπής στάθηκε το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση
από ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους
για περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις ελληνικές τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
 
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
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των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαϊκά περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
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Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
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Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Οι καθοριστικοί παράγοντες για τη θετική πορεία και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
 
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
 
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
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Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη. Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM
& Risk Solutions, Greece & Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης
επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη 26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών
για ελληνικά ομόλογα του 2024.
 
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
 
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
 
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών. Σύμφωνα με την
Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024 τη δεύτερη
μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της Ευρωζώνης. Το
περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων Ελλάδας και
Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο που συνιστά
χαμηλό από το 2008.
 
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου. Το
πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται ότι
θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι χρηματοδοτικές
ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να υπερκαλυφθούν με εκδόσεις
ομολόγων.
 
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
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αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια. Επομένως, συνεχίζει η
ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με την αυξημένη ζήτηση
λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε υπεραπόδοση των
ελληνικών κρατικών ομολόγων.
 
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
 
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
 
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
 
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
 
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ. Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο
τέλος του 2023 εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να
περιοριστεί περαιτέρω στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη
δημοσιονομική πρόοδο της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει
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προβλέψει ότι η μείωση του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
 
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank. Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο
αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας
(Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη
βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
 
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το 2025
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη. Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM
& Risk Solutions, Greece & Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης
επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη 26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών
για ελληνικά ομόλογα του 2024.
 
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
 
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
 
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών. Σύμφωνα με την
Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024 τη δεύτερη
μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της Ευρωζώνης. Το
περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων Ελλάδας και
Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο που συνιστά
χαμηλό από το 2008.
 
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου. Το
πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται ότι
θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι χρηματοδοτικές
ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να υπερκαλυφθούν με εκδόσεις
ομολόγων.
 
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
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όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια. Επομένως, συνεχίζει η
ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με την αυξημένη ζήτηση
λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε υπεραπόδοση των
ελληνικών κρατικών ομολόγων.
 
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
 
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
 
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
 
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
 
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ. Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο
τέλος του 2023 εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να
περιοριστεί περαιτέρω στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη

https://www.daypress.gr/index.aspx?aid=616604


https://www.daypress.gr/index.aspx

 Publication date: 29/12/2024 12:16

 Similar Stats ranking (Greece): 83421

 https://www.daypress.gr/index.aspx?aid=616604

δημοσιονομική πρόοδο της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει
προβλέψει ότι η μείωση του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
 
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank. Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο
αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας
(Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη
βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
 
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Το 2024, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και 3 δισ. ευρώ από ομόλογα διάρκειας 10 και 30 ετών
αντίστοιχα
Σημείο καμπής υπήρξε το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα, καθώς εκφράστηκε υψηλότερη
ζήτηση από ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς
τίτλους για περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/Οργανισμός Διαχείρισης Δημοσίου Χρέους (ΟΔΔΗΧ), δεδομένης της
επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023, προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες
εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30 ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών
εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ
όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα διεύρυνε τη βάση των επενδυτών
πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των
βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την ίδια, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται κυρίως στην
ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου της χώρας
στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
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Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
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Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
Σύνταξη: [email protected] 
Διαφημίσεις: [email protected]
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 - Πώς θα διατηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα ήταν το 2024 καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη. Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM
& Risk Solutions, Greece & Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης
επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη 26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών
για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν τη θετική πορεία των
Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα τη συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας (Investment Grade) σε
συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί βασική προϋπόθεση για την
διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει τόσο την πραγματική οικονομία
όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
"
"
"
"
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαϊκά περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
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διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
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προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Οι παράγοντες που θα διατηρήσουν την θετική πορεία των ελληνικών ομολόγων στις
αγορές και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σύμφωνα με στέλεχος της Goldman Sachs οι προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην
Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα των συναλλαγών το 2024
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα, καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024. Το
2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020. Επίσης, σημαντική
ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής έκδοση ομολόγου 30
ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο.
Στον τομέα των εταιριών είδαμε επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές
εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, καθώς τα ευρωπαία
περιθώρια για ΒΒ πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων
ετών. Σύμφωνα με την Αlpha Bank, ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει
το 2024 τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008. Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των
ελληνικών ομολόγων αποδίδεται κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας,
στην αναβάθμιση του αξιόχρεου της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη
διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων. Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ
παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των
υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα
πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό
μέρος του χρέους είναι διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του
ιδιωτικού τομέα, ενώ το 70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ. Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο
τέλος του 2023 εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να
περιοριστεί περαιτέρω στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη
δημοσιονομική πρόοδο της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει
προβλέψει ότι η μείωση του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank. Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο
αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας
(Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη
βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Σχετικά Tags
ελληνικά ομόλογα
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Ελληνικά ομόλογα: Έτος καμπής το 2024 – Ποιες οι μελλοντικές προοπτικές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays, η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την
προσθήκη 26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του
2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες, η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ τον Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαϊκά περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008. Η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s (ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική
βαθμίδα) να αναβαθμίσει τη χώρα, κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για ελληνικά ομόλογα,
σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
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Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ:
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Ελληνικά ομόλογα: Σημείο καμπής το 2024 - Θετικές οι προοπτικές για το νέο έτος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 
Σημείο καμπής ήταν το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα με θετικές προοπτικές και για το
ερχόμενο έτος.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Τα οφέλη της επενδυτικής βαθμίδας
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
«Κλειδί» η ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
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διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για τα ελληνικά ομόλογα το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
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προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υψηλή ζήτηση αναμένεται και το 2025 από τους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές.
Mάλιστα, ανέκαμψε η ζήτηση από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικά ομόλογα για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Ελληνικά ομόλογα: Σημείο καμπής το 2024
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Το 2024 αποτέλεσε σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα, καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση
από ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές οι οποίοι είχαν να αγοράσουν ελληνικούς
τίτλους για περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
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Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Οι καταλύτες που θα συντηρήσουν τη θετική πορεία το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
O δείκτης των ελληνικών ομολόγων καταγράφει το 2024 τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική
απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της Ευρωζώνης OT.gr Newsroom
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Το success story των ελληνικών ομολόγων – Πώς μπήκαν στην ευρωπαϊκή ελίτ
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
O δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024 τη δεύτερη μεγαλύτερη
συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της Ευρωζώνης
Τα ελληνικά ομόλογα και οι επιτυχημένες εκδόσεις
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
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είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
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Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαϊκά περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
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Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
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Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Πώς επέστρεψαν οι ξένοι στα ελληνικά ομόλογα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το ενδιαφέρον φαίνεται να παραμένει αυξημένο, ενώ περιμένουμε μέσα στη νέα χρονιά
εξελίξεις και παράγοντες που μπορούν να λειτουργήσουν ως στήριγμα. Ας δούμε λοιπόν τις
εκτιμήσεις αναλυτών και της Τράπεζας της Ελλάδος, όπως τις συγκέντρωσε σε ρεπορτάζ του
το ΑΠΕ – ΜΠΕ.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Οι εκδόσεις του ΟΔΔΗΧ και των ελληνικών τραπεζών
Το 2024, ο ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023, προχώρησε σε
δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30 ετών. Μέσω αυτών
των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και 3 δισ. ευρώ
αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα διεύρυνε τη βάση των
επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα ρεκόρ όσον αφορά το
μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη μείωση των περιθωρίων
δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Επιστροφή στο…2008 για το spread
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
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Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Η επίδραση των αναβαθμίσεων
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026.
Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την
πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του
ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την
Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Η πολυπόθητη αναβάθμιση απο τον Moody’s
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
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Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Οι καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία το 2025
ΠΟΛΙΤΙΚΟΛΟΓΙΕΣ ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ ΔΙΑΒΑΣΕΤΕ ΠΑΡΑΞΕΝΑ Κύρια Θέματα ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ
ΑΓΟΡΩΝ Κάθε μέρα μαζί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
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Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
(ΑΠΕ -ΜΠΕ / photo: eurokinissi)
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Ποιοι καταλύτες μπορούν να κρατήσουν σε ανοδική τροχιά τα ελληνικά ομόλογα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το έτος που τελειώνει σηματοδότησε καίρια εξέλιξη για τα ελληνικά ομόλογα, καθώς αυξήθηκε
η ζήτηση από ξένους επενδυτές.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών.
Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και
3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα διεύρυνε
τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα ρεκόρ όσον
αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη μείωση των
περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις ελληνικές τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023.
Η βασικότερη παράμετρος για την επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για
τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε
ελληνικά τραπεζικά ομόλογα.
Για παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο.
Στον τομέα των εταιριών είδαμε επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές
εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς
τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των
τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕ Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους.
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Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30%
βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το 70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς
και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά.
Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων (spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του
αντίστοιχου γερμανικού τίτλου βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114
μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη
διαμόρφωση προσδοκιών για επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία.
Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων
ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα
(ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις
13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά.
Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη
δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της
αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026.
Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την
πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του
ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την
Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη.
Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση
εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ.
ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025.
Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της
ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του
ΑΕΠ έως το 2029.
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Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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45°C Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα, καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα

https://oknews.gr/finance/simeio-kabis-gia-ta-ellinika-omologa-to-2024-pos-tha-syntirithei-i-thetiki-poreia-kai-to-2025/


https://oknews.gr/

 Publication date: 29/12/2024 10:07

 link

των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Ασυνήθιστα ζεστός ήταν ο καιρός τον Οκτώβριο, καθώς σύμφωνα με το δίκτυο των 52
μετεωρολογικών σταθμών του Εθνικού Αστεροσκοπείου Αθηνών/meteo.gr καταγράφηκαν
αρκετά […]

https://oknews.gr/finance/simeio-kabis-gia-ta-ellinika-omologa-to-2024-pos-tha-syntirithei-i-thetiki-poreia-kai-to-2025/


https://www.parapolitika.gr/

 Publication date: 29/12/2024 10:04

 Similar Stats ranking (Greece): 187

 link

Ελληνικά ομόλογα: Σημείο καμπής το 2024 - Θετικές οι προοπτικές για το νέο έτος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα οφέλη της επενδυτικής βαθμίδας
Υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από ξένους επενδυτές για τα ελληνικά ομόλογα και μάλιστα από
επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για περισσότερα από 10 έτη
Σημείο καμπής ήταν το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα με θετικές προοπτικές και για το
ερχόμενο έτος.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Τα οφέλη της επενδυτικής βαθμίδας
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
«Κλειδί» η ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
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όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για τα ελληνικά ομόλογα το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
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ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι

https://epirusgate.gr/ellinika-omologa-yparchoun-katalytes-pou-tha-syntirisoun-tin-thetiki-poreia-kai-to-2025/


https://epirusgate.gr/

 Publication date: 29/12/2024 09:48

 link

προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή ΑΠΕ-ΜΠΕ
 
ΕΛΛΑΔΑΟΙΚΟΝΟΜΙΑομόλογα
Facebook
Twitter
Ακολουθήστε το
στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Ελληνικά ομόλογα: Οι καταλύτες της θετικής πορείας και του 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
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Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
 
Οι προοπτικές για το 2025
 
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
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Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Σημείο καμπής το 2024 -Τι δείχνουν οι προβλέψεις για το νέο έτος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Voria.gr
29/12/2024
09:20
Οι προοπτικές για τα ελληνικά ομόλογα το 2025
Σημείο καμπής ήταν το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα με θετικές προοπτικές και για το
ερχόμενο έτος.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Τα οφέλη της επενδυτικής βαθμίδας
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
«Κλειδί» η ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
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είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για τα ελληνικά ομόλογα το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
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(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Contents
Ακολουθήστε το myvolos.net στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
Ακολουθήστε μας στο επίσημο κανάλι του Myvolos.net στο Youtube
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
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70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
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εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠε
www.ertnews.gr
Ακολουθήστε το myvolos.net στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
Ακολουθήστε μας στο επίσημο κανάλι του Myvolos.net στο Youtube
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Πώς επέστρεψαν οι ξένοι στα ελληνικά ομόλογα – Οι προοπτικές για κρατικά και
εταιρικά το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μέσα στο 2024 τα ελληνικά ομόλογα πέτυχαν τη δεύτερη καλύτερη επίδοση στη ζώνη του
ευρώ - Μπορούν να επαναλάβουν την επιτυχία το 2025;
Ξένοι επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για περισσότερα από 10 έτη,
επέστρεψαν στα ελληνικά ομόλογα μέσα στο 2024. Η χρονιά που πέρασε ήταν αναμφίβολα
θετική για τις εκδόσεις ελληνικού χρέους – δημοσίου και εταιρικού, Μπορεί λοιπόν να
επαναληφθεί το ευνοϊκό σκηνικό το 2025;
Το ενδιαφέρον φαίνεται να παραμένει αυξημένο, ενώ περιμένουμε μέσα στη νέα χρονιά
εξελίξεις και παράγοντες που μπορούν να λειτουργήσουν ως στήριγμα. Ας δούμε λοιπόν τις
εκτιμήσεις αναλυτών και της Τράπεζας της Ελλάδος, όπως τις συγκέντρωσε σε ρεπορτάζ του
το ΑΠΕ – ΜΠΕ.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, ο ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023, προχώρησε σε
δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30 ετών. Μέσω αυτών
των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και 3 δισ. ευρώ
αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα διεύρυνε τη βάση των
επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα ρεκόρ όσον αφορά το
μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη μείωση των περιθωρίων
δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
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είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026.
Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την
πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του
ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την
Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
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(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Ελληνικά ομόλογα: Οι καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
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Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα) κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
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των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον...
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το

https://www.lykavitos.gr/news/economy/ellinika-omologa-yparxoun-katalytes-pou-tha-syntirisoun-tin-thetiki-poreia-kai-to-2025


https://www.lykavitos.gr/

 Publication date: 29/12/2024 09:21

 Similar Stats ranking (Greece): 1949

 link

70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
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εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Ακολουθήστε το Lykavitos.gr στο Google News
και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία και το 2025
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
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των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Ελληνικά Ομόλογα: Ποιοι καταλύτες θα διατηρήσουν την αυξημένη ζήτηση και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πώς θα συνεχιστεί η υπεραπόδοση των ελληνικών τίτλων και ποιες οι προοπτικές για το 2025
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30 ετών.
Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και
3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα διεύρυνε
τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα ρεκόρ όσον
αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη μείωση των
περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιρειών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, είπε
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ότι οι προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την
πληθώρα των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους
υψηλότερους βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς
και με την πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές
πολύ ικανοποιημένους.
Διαβάστε ακόμη 
Διευθετεί το χρέος για τα επόμενα 30 χρόνια η κυβέρνηση
Λύση – ανάσα για λιγότερες χαμένες δόσεις στην εφορία
Η κυβέρνηση του σχεδόν μισού τρισ. δολαρίων που ετοιμάζει ο Τραμπ (pics + tweets)
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
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Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
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Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Σημείο καμπής το 2024 – Οι προβλέψεις για το νέο έτος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
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Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
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των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
ΠΗΓΗ:ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Ελληνικά ομόλογα: Σημείο καμπής το 2024 -Τι δείχνουν οι προβλέψεις για το νέο έτος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NEWSROOM IEFIMERIDA.GR
29/12/2024  08:45
Σημείο καμπής ήταν το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα με θετικές προοπτικές και για το
ερχόμενο έτος.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Τα οφέλη της επενδυτικής βαθμίδας
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
«Κλειδί» η ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
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αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για τα ελληνικά ομόλογα το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
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Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Ελληνικά ομόλογα: Ποιοι καταλύτες θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σημείο καμπής στάθηκε το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση
από ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους
για περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις ελληνικές τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
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Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
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των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
 
ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΟΜΟΛΟΓΑ
ΤΡΑΠΕΖΕΣ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Ελληνικά ομόλογα: Σημείο καμπής το 2024 -Τι δείχνουν οι προβλέψεις για το νέο έτος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Κλειδί» η ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας
Σημείο καμπής ήταν το 2024 για τα ελληνικά ομόλογα με θετικές προοπτικές και για το
ερχόμενο έτος.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Τα οφέλη της επενδυτικής βαθμίδας
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
«Κλειδί» η ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
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διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για τα ελληνικά ομόλογα το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
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προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
ΕΙΔΗΣΕΙΣ ΣΗΜΕΡΑ
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Ελληνικά ομόλογα: Υψηλή ζήτηση αναμένεται και το 2025 από τους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές.
Mάλιστα, ανέκαμψε η ζήτηση από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικά ομόλογα για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
Πηγή: www.newsit.gr
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Ψήφος εμπιστοσύνης στην ελληνική Οικονομία από τις αγορές – Γιατί θα συντηρηθεί η
θετική πορεία των ομολόγων και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Επέστρεψαν επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για περισσότερα από 10
έτη
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays, η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την
προσθήκη 26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του
2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
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70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μονάδες βάσης στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε
σχέση με το μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών
για επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
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εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομόλογα
Ελληνικά ομόλογα
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
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Κλείσιμο
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
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εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Ειδήσεις σήμερα:
Μόνο 2 από τους 181 επιβαίνοντες επέζησαν από τη συντριβή του αεροσκάφους στη Νότια
Κορέα - Δείτε βίντεο με τη στιγμή της έκρηξης
Ανοιχτά καταστήματα και σούπερ μάρκετ σήμερα, τελευταία Κυριακή του 2024
Βίωσα πολλή τοξικότητα και επιθετικότητα στο περιβάλλον της τηλεόρασης, είπε η Βίκυ Καγιά
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
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70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
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εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Ελληνικά ομόλογα: Υψηλή ζήτηση αναμένεται και το 2025 από τους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές.
Mάλιστα, ανέκαμψε η ζήτηση από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικά ομόλογα για
περισσότερα από 10 έτη.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΗ
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΗ
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
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διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
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εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Οι προοπτικές του 2025 για τα ελληνικά ομόλογα: Ποιοι θεωρούνται καταλύτες για να
συντηρήσουν τη θετική πορεία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα

https://hellasjournal.com/2024/12/oi-prooptikes-tou-2025-gia-ta-ellinika-omologa-poioi-theorountai-katalytes-gia-na-syntirisoun-ti-thetiki-poreia/


https://hellasjournal.com/

 Publication date: 29/12/2024 08:54

 Similar Stats ranking (Greece): 220

 link

των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Με πληροφορίες από ΑΠΕ-ΜΠΕ
Αθήνα, Ελλάδα
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Ελληνικά ομόλογα: Υπάρχουν καταλύτες που θα συντηρήσουν την θετική πορεία και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
  Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy - Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
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υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα - που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody's να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody's τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα το 2024 – Πώς θα συντηρηθεί η θετική πορεία
και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε

https://www.ertnews.gr/roi-idiseon/simeio-kampis-gia-ta-ellinika-omologa-to-2024-pos-tha-syntirithei-i-thetiki-poreia-kai-to-2025/


https://www.ertnews.gr/

 Publication date: 29/12/2024 08:50

 Similar Stats ranking (Greece): 132

 link

υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
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προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠε
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Ελληνικά ομόλογα: Οι προοπτικές για το 2025 και οι καταλύτες που θα συντηρήσουν
την θετική πορεία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις ελληνικές τράπεζες
NewsRoom Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk
Solutions, Greece & Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και
από την προσθήκη 26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά
ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα, το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Κατά την ίδια τράπεζα, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται κυρίως στην
ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου της χώρας
στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
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Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025 Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να
συντηρήσουν την θετική πορεία των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν,
το υποστηρικτικό μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη
δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της
αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της
Επενδυτικής Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που
αποτελεί βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν
ωφελήσει τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025.
Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της
ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του
ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη,
ανέφερε ότι  οι προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά
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την πληθώρα των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους
υψηλότερους βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς
και με την πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές
πολύ ικανοποιημένους.
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Ελληνικά ομόλογα: Οι καθοριστικοί παράγοντες για τη θετική πορεία και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
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Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
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των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
Το 2024 ήταν σημείο καμπής για τα ελληνικά ομόλογα καθώς υπήρξε υψηλότερη ζήτηση από
ξένους επενδυτές, και μάλιστα από επενδυτές που είχαν να αγοράσουν ελληνικούς τίτλους για
περισσότερα από 10 έτη.
Σύμφωνα με τον Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece
& Italy – Barclays η νέα σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη
26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του 2024.
Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του 2023,
προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30
ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δις ευρώ σε σχέση με 4,2 δις το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Για
παράδειγμα το νέο ομόλογο της Εθνικής Τράπεζας τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130
μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της έκδοση του 2020.
Επίσης, σημαντική ήταν για το γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής
έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον ΟΔΔΗΧ το Μάιο. Στον τομέα των εταιριών είδαμε
επανεμφάνιση εκδόσεων ευρωομόλογων από ελληνικές εταιρείες μετά από απουσία δυο ετών
όπως η ΔΕΗ, Ελληνικά Πετρέλαια, Μυτιληναίος καθώς τα ευρωπαία περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων καταγράφει το 2024
τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
Ευρωζώνης. Το περιθώριο (spread) ανάμεσα στις αποδόσεις των 10ετών κρατικών ομολόγων
Ελλάδας και Γερμανίας διαμορφώθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στις 78 μονάδες βάσεως, επίπεδο
που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Σύμφωνα με την Αlpha Bank, η καλή συμπεριφορά των ελληνικών ομολόγων αποδίδεται
κυρίως στην ευνοϊκή δημοσιονομική κατάσταση της χώρας, στην αναβάθμιση του αξιόχρεου
της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα και στην αυξημένη διάθεση για ανάληψη κινδύνου.
Το πρωτογενές πλεόνασμα εκτιμάται για το 2024 στο 2,5% του ΑΕΠ και το 2025 προβλέπεται
ότι θα είναι στο 2,4% του ΑΕΠ. Ένα σημείο που επισημαίνει η τράπεζα, είναι ότι οι
χρηματοδοτικές ανάγκες της χώρας είναι περιορισμένες το 2025 και αναμένεται να
υπερκαλυφθούν με εκδόσεις ομολόγων.
Από την άλλη, η τάση του δείκτη χρέους προς ΑΕΠ παραμένει καθοδική με τη μέση λήξη να
είναι σημαντικά υψηλότερη (19 έτη) έναντι των υπόλοιπων χωρών της Ευρωζώνης (μέσος
όρος 8 έτη), καταδεικνύοντας ότι για τα επόμενα πέντε έτη είναι ελεγχόμενες οι ανάγκες
αναχρηματοδότησης του χρέους. Σημειώνεται ότι μικρό μέρος του χρέους είναι
διαπραγματεύσιμο, καθώς μόλις το 30% βρίσκεται στην κατοχή του ιδιωτικού τομέα, ενώ το
70% είναι στους ευρωπαϊκούς μηχανισμούς και σε διμερή δάνεια.
Επομένως, συνεχίζει η ανάλυση, η έλλειψη προσφοράς κρατικών ομολόγων σε συνδυασμό με
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την αυξημένη ζήτηση λόγω της ευνοϊκής δημοσιονομικής προοπτικής έχουν οδηγήσει σε
υπεραπόδοση των ελληνικών κρατικών ομολόγων.
Σύμφωνα με την ΤτΕ, η επίδραση των αναβαθμίσεων, προερχόμενη κυρίως από την αυξημένη
ζήτηση εκ μέρους των διεθνών επενδυτών, συνεχίστηκε και το 2024 και εξηγεί την υποχώρηση
των αποδόσεων των ελληνικών κρατικών ομολόγων κατά περίπου 110 μ.β. από τις αρχές του
2023, επιπλέον της μείωσης που προκαλείται από τη διαμόρφωση προσδοκιών για μείωση
των βασικών επιτοκίων, και η οποία αντιστοιχεί σε επιπλέον 70 μ.β. περίπου.
Έτσι, οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου έναντι άλλων κρατικών
ομολόγων της ευρωζώνης έχουν μειωθεί σημαντικά. Συγκεκριμένα, η διαφορά αποδόσεων
(spread) του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου έναντι του αντίστοιχου γερμανικού τίτλου
βρισκόταν περίπου στις 81 μ.β. στις 13.12.2024, περίπου 114 μ.β. χαμηλότερη σε σχέση με το
μέσο επίπεδό της το α΄ τρίμηνο του 2023, δηλ. πριν τη διαμόρφωση προσδοκιών για
επικείμενη αναβάθμιση στην επενδυτική κατηγορία. Επίσης, οι αποδόσεις των ελληνικών
κρατικών ομολόγων έχουν μειωθεί και έναντι άλλων ομολόγων της ευρωζώνης με συγκρίσιμη
αξιολόγηση, όπως τα ιταλικά κρατικά ομόλογα (ενδεικτικά, η διαφορά μεταξύ ελληνικού και
ιταλικού δεκαετούς ομολόγου ήταν -33 μ.β. στις 13.12.2024, έναντι -11 μ.β. την 1.1.2023).
Οι προοπτικές για το 2025
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών ομολόγων και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί
βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει
τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την Ελληνική Κεφαλαιαγορά.
Η κυβέρνηση αναμένει νέες αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας από τους
οίκους αξιολόγησης. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική οικονομία επιχειρεί
να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου χρέους της χώρας
το οποίο βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη. Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα
συνεχιστεί το 2025. Η κυβέρνηση εντός του επόμενου έτους θα προχωρήσει στην πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 5 δισ. ευρώ από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042.
Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα
επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως
ποσοστό του ΑΕΠ.
Σύμφωνα με τις προβλέψεις το δημόσιο χρέος από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023
εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω
στο 147,5% του ΑΕΠ στο τέλος του 2025. Το ΔΝΤ συνεκτιμώντας τη δημοσιονομική πρόοδο
της χώρας και τους ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας έχει προβλέψει ότι η μείωση
του χρέους θα ανέλθει σε 30 μονάδες του ΑΕΠ έως το 2029.
Μέσα στο 2025 αναμένεται ο οίκος Moody’s να αναβαθμίσει τη χώρα σε επενδυτική βαθμίδα,
(ο μόνος οίκος που δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα0 κάτι που θα συντηρήσει τη ζήτηση για
ελληνικά ομόλογα, σύμφωνα με την Αlpha Bank.
Ο οίκος αξιολόγησης Moody’s τον Σεπτέμβριο αναθεώρησε σε θετική από σταθερή την
προοπτική της πιστοληπτικής διαβάθμισης της χώρας (Βa1), επισημαίνοντας την καλύτερη των
εκτιμήσεων εκτέλεση του προϋπολογισμού και τη βελτίωση του τραπεζικού τομέα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
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Sachs International, μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, οι
προοπτικές για την αγορά ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες παρά την πληθώρα
των συναλλαγών το 2024, αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους
βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την
πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ
ικανοποιημένους.
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Ακίνητα: Ποιες τάσεις «βλέπει» η Δανός στην εγχώρια αγορά – Πώς κινούνται οι
επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ prime ακινήτων και ακινήτων χαμηλής ζήτησης, όπως και
σταθεροποίηση της αύξησης των τιμών, αναμένει, μεταξύ άλλων, για το ελληνικό real estate η
εταιρεία ΔΑΝΟΣ. Που επικεντρώνεται το ενδιαφέρον επενδυτών και ΑΕΕΑΠ.
Άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ prime ακινήτων και ακινήτων χαμηλής ζήτησης, όπως και
σταθεροποίηση της αύξησης των τιμών, αναμένει, μεταξύ άλλων, για το ελληνικό real estate η
εταιρεία ΔΑΝΟΣ (an alliance member of BNP Paribas Real Estate). Πρόσφατα, ο κ. Γιάννης
Παρασκευόπουλος, Γενικός Διευθυντής της ΔΑΝΟΣ, σε συνεργασία με την BNP Paribas Real,
βρέθηκε στο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, συμμετέχοντας σε πάνελ με θέμα
«Ακίνητη περιουσία: Προοπτικές για ανάπτυξη και επενδύσεις».
Όπως ανέφερε το πολύπειρο στέλεχος της κτηματαγοράς, «η ελληνική αγορά ακινήτων
συνεχίζει να κινείται σε διαφορετική τροχιά από την υπόλοιπη Ευρώπη, καθώς κατά τη
διάρκεια της κρίσης του 2010-2018, υπήρξαν σημαντικά μειωμένες αναπτύξεις, με επακόλουθο
τη μεγάλη σημερινή έλλειψη σε ακίνητα υψηλής ζήτησης, όπως είναι τα μοντέρνα, πράσινα
γραφεία, οι χώροι logistics και data centers, καθώς και οι σύγχρονες ξενοδοχειακές
εγκαταστάσεις και τα οικιστικά συγκροτήματα. Η ζήτηση συνεχίζει να υπερισχύει της σημερινής
προσφοράς στα συγκεκριμένα προαναφερόμενα είδη ακινήτων, για αυτό και παρατηρούμε
συνεχείς στοχευμένες αναπτύξεις, οι οποίες και θα συνεχιστούν, παρά το υψηλό κόστος
κατασκευής και δανεισμού».
Σύμφωνα με τον ίδιο, οι βασικές τάσεις στην Ελληνική Αγορά Ακινήτων το επόμενο χρονικό
διάστημα προβλέπεται να είναι οι εξής:
• Άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ prime ακινήτων και ακινήτων χαμηλής ζήτησης.
• Σταθεροποίηση της αύξησης των τιμών, καθώς η, μέχρι πρόσφατα, άνοδος των επιτοκίων
είχε οδηγήσει στην αύξηση των προσφερόμενων αποδόσεων (yields) από τους επενδυτές, ενώ
οι πωλητές των ακινήτων υψηλής ζήτησης δεν δείχνουν, προς το παρόν τουλάχιστον, διάθεση,
να μειώσουν τις τιμές, δημιουργώντας ένα προσωρινό κενό. Η τάση μείωσης των επιτοκίων
(άρα και του κόστους δανεισμού), καθώς και η συνεχιζόμενη αυξητική τάση των μισθωμάτων
στα prime ακίνητα, δύναται να εξισορροπήσει εν μέρει την διαφορά μεταξύ απαιτήσεων των
πωλητών και προσδοκιών των αγοραστών.
Σύμφωνα με τον κ. Παρασκευόπουλο, το ενδιαφέρον των επενδυτών επικεντρώνεται στην
παρούσα φάση στα ακίνητα υψηλών προδιαγραφών σε prime περιοχές, σε μια προσπάθεια
μείωσης του ρίσκου, ενώ θεσμικοί επενδυτές (π.χ. ΑΕΕΑΠ) μπαίνουν πλέον και στο πεδίο των
νέων αναπτύξεων (ιδιαιτέρως σε γραφεία και logistics), με στόχο την αναβάθμιση του stock,
μέσω κατασκευής σύγχρονων επαγγελματικών χώρων, που πληρούν και κριτήρια ESG.
Επίσης εναρμονίζονται και με τις «πράσινες» προδιαγραφές βιοκλιματικών κτιρίων (τις οποίες
ζητούν πλέον και οι νέοι χρήστες), καθώς τα ανάλογα projects βρίσκουν ευκολότερα
χρηματοδότηση, έχουν χαμηλότερα λειτουργικά κόστη, αλλά και παρουσιάζουν μεγαλύτερη
ανθεκτικότητα στον χρόνο.
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Ακίνητα: Ποιες τάσεις «βλέπει» η Δανός στην εγχώρια αγορά – Πώς κινούνται οι
επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ prime ακινήτων και ακινήτων χαμηλής ζήτησης, όπως και
σταθεροποίηση της αύξησης των τιμών, αναμένει, μεταξύ άλλων, για το ελληνικό real estate η
εταιρεία ΔΑΝΟΣ (an alliance member of BNP Paribas Real Estate). Πρόσφατα, ο κ. Γιάννης
Παρασκευόπουλος, Γενικός Διευθυντής της ΔΑΝΟΣ, σε συνεργασία με την BNP Paribas Real,
βρέθηκε στο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, συμμετέχοντας σε πάνελ με θέμα
«Ακίνητη περιουσία: Προοπτικές για ανάπτυξη και επενδύσεις».
Όπως ανέφερε το πολύπειρο στέλεχος της κτηματαγοράς, «η ελληνική αγορά ακινήτων
συνεχίζει να κινείται σε διαφορετική τροχιά από την υπόλοιπη Ευρώπη, καθώς κατά τη
διάρκεια της κρίσης του 2010-2018, υπήρξαν σημαντικά μειωμένες αναπτύξεις, με επακόλουθο
τη μεγάλη σημερινή έλλειψη σε ακίνητα υψηλής ζήτησης, όπως είναι τα μοντέρνα, πράσινα
γραφεία, οι χώροι logistics και data centers, καθώς και οι σύγχρονες ξενοδοχειακές
εγκαταστάσεις και τα οικιστικά συγκροτήματα. Η ζήτηση συνεχίζει να υπερισχύει της σημερινής
προσφοράς στα συγκεκριμένα προαναφερόμενα είδη ακινήτων, για αυτό και παρατηρούμε
συνεχείς στοχευμένες αναπτύξεις, οι οποίες και θα συνεχιστούν, παρά το υψηλό κόστος
κατασκευής και δανεισμού».
Σύμφωνα με τον ίδιο, οι βασικές τάσεις στην Ελληνική Αγορά Ακινήτων το επόμενο χρονικό
διάστημα προβλέπεται να είναι οι εξής:
• Άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ prime ακινήτων και ακινήτων χαμηλής ζήτησης.
• Σταθεροποίηση της αύξησης των τιμών, καθώς η, μέχρι πρόσφατα, άνοδος των επιτοκίων
είχε οδηγήσει στην αύξηση των προσφερόμενων αποδόσεων (yields) από τους επενδυτές, ενώ
οι πωλητές των ακινήτων υψηλής ζήτησης δεν δείχνουν, προς το παρόν τουλάχιστον, διάθεση,
να μειώσουν τις τιμές, δημιουργώντας ένα προσωρινό κενό. Η τάση μείωσης των επιτοκίων
(άρα και του κόστους δανεισμού), καθώς και η συνεχιζόμενη αυξητική τάση των μισθωμάτων
στα prime ακίνητα, δύναται να εξισορροπήσει εν μέρει την διαφορά μεταξύ απαιτήσεων των
πωλητών και προσδοκιών των αγοραστών.
Σύμφωνα με τον κ. Παρασκευόπουλο, το ενδιαφέρον των επενδυτών επικεντρώνεται στην
παρούσα φάση στα ακίνητα υψηλών προδιαγραφών σε prime περιοχές, σε μια προσπάθεια
μείωσης του ρίσκου, ενώ θεσμικοί επενδυτές (π.χ. ΑΕΕΑΠ) μπαίνουν πλέον και στο πεδίο των
νέων αναπτύξεων (ιδιαιτέρως σε γραφεία και logistics), με στόχο την αναβάθμιση του stock,
μέσω κατασκευής σύγχρονων επαγγελματικών χώρων, που πληρούν και κριτήρια ESG.
Επίσης εναρμονίζονται και με τις «πράσινες» προδιαγραφές βιοκλιματικών κτιρίων (τις οποίες
ζητούν πλέον και οι νέοι χρήστες), καθώς τα ανάλογα projects βρίσκουν ευκολότερα
χρηματοδότηση, έχουν χαμηλότερα λειτουργικά κόστη, αλλά και παρουσιάζουν μεγαλύτερη
ανθεκτικότητα στον χρόνο.
insider.gr
Tags αγορά ακινήτων
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Το μεγάλο στοίχημα των ελληνικών μετοχών και των κρατικών ομολόγων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
26.12.2024 18:09
Οικονομία Έντυπη έκδοση
Τάσος Μαντικίδης
Η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου της Αθήνας στο club των ανεπτυγμένων αγορών και οι νέες
αναβαθμίσεις του ελληνικού αξιόχρεου - Οι προβλέψεις για την ελληνική αγορά το 2025
Με ήπια κέρδη, περίπου 12%, απόρροια κυρίως των πρωτογενών και δευτερογενών
προσφορών μετοχών, που κυμάνθηκαν στα 5 δισ. ευρώ, κλείνει το 2024 το Χρηματιστήριο της
Αθήνας υποαποδίδοντας σε σχέση με τις μετοχές παγκοσμίως (+20% ο δείκτης MSCI World)
όπου κυριάρχησαν οι αγορές των ΗΠΑ, υπεραποδίδοντας όμως σε μέσα επίπεδα των
ευρωπαϊκών (+7,2% ο δείκτης STOXX Europe 600) και των αναδυομένων αγορών (+6,8% ο
δείκτης MSCI ΕΜ).
Παράλληλα, ο δείκτης των ελληνικών κρατικών ομολόγων με κέρδη άνω του 5% σημείωσε το
2024 τη δεύτερη μεγαλύτερη συνολική απόδοση (μετά την Ιταλία) ανάμεσα στις χώρες της
ευρωζώνης, με το περιθώριο (spread) των 10ετών ομολόγων σε σχέση με τα αντίστοιχα
γερμανικά ομόλογα αναφοράς να υποχωρεί μάλιστα τον Δεκέμβριο ως τις 78 μονάδες βάσης,
επίπεδο που συνιστά χαμηλό από το 2008.
Καθώς οσονούπω ανατέλλει η νέα χρονιά, εκτιμάται πως τα μεγάλα στοιχήματα της ελληνικής
αγοράς ομολόγων και μετοχών για το 2025 έχουν να κάνουν με τα εξής:
1 Το ελληνικό χρηματιστήριο αναμένεται να μπει σε τροχιά αναβάθμισης από τις αναδυόμενες
στις ανεπτυγμένες αγορές. Ηδη οι πάροχοι δεικτών FTSE Russell και S&Ρ DJI έχουν εντάξει
την ελληνική αγορά σε watch list για μετάταξη στις ανεπτυγμένες αγορές, με την πρώτη να
αναμένεται να ανακοινώσει τον προσεχή Μάρτιο το χρονοδιάγραμμα της πιθανής
αναβάθμισης, ενώ η δεύτερη ανακοινώνει αντίστοιχες κινήσεις Ιούλιο – Αύγουστο.
Παράλληλα η STOXX ανακοινώνει τις προθέσεις της για πιθανή ένταξη σε watch list τον
Απρίλιο, όπως και η MSCI τον Ιούλιο – Αύγουστο, που είναι και ο μεγαλύτερος πάροχος
δεικτών που ακολουθούνται από το 70% των παθητικών κεφαλαίων παγκοσμίως.
Κεφάλαια
Τα δεδομένα δείχνουν πως για μια περίοδο 2 ετών το ελληνικό χρηματιστήριο θα βρίσκεται
τόσο στις αναδυόμενες όσο και στις ανεπτυγμένες αγορές, ενώ σε κάθε περίπτωση η τελική
αναβάθμιση σε ανεπτυγμένη αγορά, ανεξάρτητα από τις βραχυχρόνιες ροές κεφαλαίων,
μακροπρόθεσμα, μόνο θετική μπορεί να είναι για την ελληνική αγορά αφού τα δυνητικά
κεφάλαια που θα μπορούσαν να τοποθετηθούν στις ελληνικές μετοχές είναι πολλαπλάσια.
Παράλληλα, δεν είναι δυνατόν η Ελλάδα μέρος της ευρωζώνης να μην επανακτήσει το status
ανεπτυγμένης αγοράς.
Το ελληνικό χρηματιστήριο βρισκόταν πάντως για 12 χρόνια στις ανεπτυγμένες αγορές,
προτού υποβαθμιστεί τον Νοέμβριο του 2013 και από τους δύο σημαντικότερους δείκτες που
παρακολουθούν οι παγκόσμιοι επενδυτές, τον MSCI και τον FTSE Russel, κάτι που αποτέλεσε
κακό προηγούμενο, αφού κανένα άλλο χρηματιστήριο ενταγμένο στις ανεπτυγμένες αγορές δεν
έχασε αυτό το στάτους. Με την επερχόμενη ανάκτηση του στάτους της ανεπτυγμένης αγοράς,
οι ελληνικές μετοχές θα μπορούσαν δυνητικά να βρεθούν στο ραντάρ διεθνών
μακροπρόθεσμων funds με συνολικό ενεργητικό 14 τρισ. δολ.
Δυνατότητες
Ο Cesar Ramirez της MSCI σε πρόσφατο επενδυτικό συνέδριο της Capital Link στη Ν. Υόρκη
ανέφερε σε διεθνείς επενδυτές πως την τελευταία δεκαετία η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
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της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα.
Αναφορικά με την ταξινόμηση της αγοράς, τόνισε τη δέσμευση της MSCI να αντικατοπτρίζει με
ακρίβεια την εξέλιξη της ελληνικής αγοράς μέσω των δεικτών της, ενώ τόνισε τα βήματα για την
αντιμετώπιση της προσβασιμότητας στην αγορά, συμπεριλαμβανομένων των βελτιώσεων στον
δανεισμό μετοχών, στις ανοικτές πωλήσεις και στη δυνατότητα μεταφοράς, που υπήρξαν
καταλύτης για μεταρρυθμίσεις.
Οι ρυθμιστικές εξελίξεις, όπως αυτές βάσει του Κανονισμού για τα Κεντρικά Αποθετήρια Τίτλων
(CSDR), έχουν βελτιώσει την υποδομή εκκαθάρισης και διακανονισμού της Ελλάδας,
διασφαλίζοντας τη στενότερη ευθυγράμμισή της με διεθνή πρότυπα.
Η προσαρμοσμένη κεφαλαιοποίηση της ελληνικής αγοράς έχει αυξηθεί κατά 35% τα τελευταία
χρόνια, ενώ αντιπροσωπεύει πλέον στάθμιση 4,5% στον δείκτη MSCI Emerging Markets.
Ενώ η ελληνική αγορά μετοχών έχει κάνει σημαντικά βήματα προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα, ο Ramirez επανέλαβε ότι «η MSCI παραμένει αφοσιωμένη στη συνεργασία
με τα ενδιαφερόμενα μέρη, στη διεξαγωγή ολοκληρωμένων διαβουλεύσεων και στη
διασφάλιση της διαφάνειας στις αποφάσεις που επηρεάζουν τις ταξινομήσεις της αγοράς της».
2 Μετά και την πρόσφατη αναβάθμιση του ελληνικού αξιόχρεου σε «ΒΒΒ» (από «ΒΒΒ-»)
από τη Scope Ratings, που έγινε ο πρώτος οίκος από τους πέντε συνολικά μαζί με τις S&P,
Fitch, DBRS και Moody’s, που είναι αποδεκτοί από το ευρωσύστημα, που έδωσε στην Ελλάδα
μία βαθμίδα πάνω από το στάτους τού «investment grade», αναμένονται το 2025 και άλλες
αναβαθμίσεις κατά μία βαθμίδα του ελληνικού αξιόχρεου και από τους άλλους οίκους, κάτι που
θα στηρίξει τα ελληνικά ομόλογα.
Η Moody’s (η μόνη που δεν το έχει κάνει) θα δώσει όπως εκτιμάται το 2025 την «επενδυτική
βαθμίδα», έστω και αν οι αναλυτές της επιμένουν ότι «αναβαθμίζουμε μία χώρα μετά το πέρας
10-15 ετών από μια χρεοκοπία».
Δεδομένης της υπεραπόδοσης του ελληνικού κρατικού προϋπολογισμού, του στόχου
πρωτογενούς πλεονάσματος για το 2025, της ευνοϊκής δομής του χρέους, των πολύ χαμηλών
χρεολυσίων και ετήσιων πληρωμών τόκων, της μηδενικής έκθεσης σε συναλλαγματικό και
επιτοκιακό κίνδυνο κ.λπ., το πιο δύσκολο μέρος της δουλειάς του ΟΔΔΗΧ για το επόμενο έτος
αλλά και για τα επόμενα χρόνια, είναι να βρει χώρο για εκδοτική δραστηριότητα, καθώς τα
ταμειακά αποθέματα της Ελλάδας κινούνται κοντά στο 20% του ΑΕΠ.
Η στρατηγική
Ωστόσο, η Ελλάδα πρέπει να διατηρήσει μια ρευστή καμπύλη αποδόσεων επιτοκίων
μηδενικού κινδύνου, επομένως ο ΟΔΔΗΧ πρέπει να έχει συνεχή πρόσβαση στις
κεφαλαιαγορές και διάλογο με τους επενδυτές.
Το επόμενο έτος η στρατηγική χρηματοδότησης θα είναι παρόμοια με ό,τι έγινε μέχρι στιγμής,
πιθανότατα λίγο λιγότερο, διότι οι ακαθάριστες χρηματοδοτικές ανάγκες είναι πολύ
περιορισμένες. Σύμφωνα με εκτιμήσεις, η Ελλάδα θα βγει στις αγορές το 2025 με στόχο την
άντληση 8 δισ. ευρώ, ενώ άλλα 2-3 δισ. ευρώ θα αφορούν δανεισμό από οργανισμούς.
Παράλληλα, η Ελλάδα αποφάσισε να προπληρώσει τις αποσβέσεις GLF, σε αναλογική βάση,
από το 2033 έως το 2042, μεταφέροντας ταυτόχρονα ένα ισχυρό μήνυμα στους θεσμούς,
στους οίκους αξιολόγησης και κυρίως στην επενδυτική κοινότητα, παρέχοντάς τους επιπλέον
διαβεβαίωση ότι η Ελλάδα είναι προνοητική και θα εκπληρώσει τις δανειακές της υποχρεώσεις
όχι μόνο βραχυπρόθεσμα και μεσοπρόθεσμα αλλά και μακροπρόθεσμα, υπό οποιεσδήποτε
συνθήκες.
Οι καταλύτες που στηρίζουν την ελληνική κεφαλαιαγορά
Οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν θετικές,
υποστηρίζουν κορυφαίοι αναλυτές, ενώ το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την
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πρόσφορα και λιγότερο με τη ζήτηση, καθώς αυτή θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό,
στηρίζοντας και τις εγχώριες εταιρείες που θα θελήσουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια από την
κεφαλαιαγορά, ενώ αναμένονται και ισχυρές δευτερογενείς συναλλαγές και επιστροφές
κεφαλαίου.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. ευρώ μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών, ενώ η πιθανή
αναβάθμιση του ΧΑ σε ανεπτυγμένη αγορά μακροπρόθεσμα θα πρέπει να αντιμετωπιστεί
στρατηγικά, καθώς μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές
μετοχές και οι ροές από παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές.
Στην αγορά των ομολόγων το 2024 είχαμε χρονιά-ρεκόρ για τις ελληνικές τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ. ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ. το 2023. Η βασικότερη παράμετρος για την
επιτυχία αυτή ήταν η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας για τις τράπεζες, η οποία συνετέλεσε
σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα.
Για παράδειγμα, ο Moody’s αξιολογεί τώρα τη Eurobank και την Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος
σε Baa2, σε σύγκριση με το Ba1 της κυβέρνησης. Ετσι π.χ. το νέο ομόλογο της Εθνικής
τιμολογήθηκε με περιθώριο στις 130 μονάδες σε σχέση με τις 330 μονάδες περιθωρίου της
έκδοσης του 2020.
Στον τομέα των εταιρειών είδαμε επανεμφάνιση εκδόσεων ευρω-ομόλογων μετά από απουσία
δύο ετών όπως η ΔΕΗ, τα Ελληνικά Πετρέλαια, η Μυτιληναίος, καθώς τα περιθώρια για ΒΒ
πιστοληπτική βαθμίδα αγγίζουν τα χαμηλότερα επίπεδα των τελευταίων ετών.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν τη θετική πορεία της
κεφαλαιαγοράς και την επόμενη χρονιά, υποστηρίζουν οι αναλυτές, καθώς το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα τη συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση,
ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις του αξιόχρεου την επόμενη διετία.
Πρόοδος
Οι νέες προϋποθέσεις του Κανονισμού του Χρηματιστηρίου για τη διασπορά στοχεύουν
ακριβώς στην προώθηση της συναλλακτικής δραστηριότητας στην ελληνική κεφαλαιαγορά και
στην αναβάθμιση του επενδυτικού προφίλ των ελληνικών εισηγμένων εταιρειών. Από τη
σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική κεφαλαιαγορά έχει κάνει
σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το κανονιστικό πλαίσιο.
Χρηματιστήριο Αθηνών ομόλογα μετοχές Ευρωζώνη ΟΔΔΗΧ Εθνική Τράπεζα Eurobank
Εντυπη Εκδοση Ακολούθησε το Βήμα στο Google news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
Σχετικά άρθρα OT Forum – Γ. Κοντόπουλος (ΕΧΑΕ): Στόχος η αναβάθμιση της ελληνικής
χρηματιστηριακής αγοράς 03.12.2024, 13:36
Χρηματιστήριο Αθηνών: «Δεύτερες» σκέψεις για την επόμενη ημέρα των ΗΠΑ 06.11.2024,
14:50
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26ο Capital Link Invest in Greece Forum - Πού ποντάρει η Eλλάδα μετά την επενδυτική
βαθμίδα
Το στοίχημα της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας κερδήθηκε μετά από χρόνια επίπονων
προσπαθειών. Το ερώτημα τι ακολουθεί από εδώ και πέρα κλήθηκαν να διερευνήσουν oι
συμμετέχοντες στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum που διοργανώθηκε στο
εμβληματικό Metropolitan Club, την ιδιωτική λέσχη που ίδρυσε το 1891 ο J.P. Morgan στο
Μανχάταν. Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο,
με τη συμμετοχή κορυφαίων Αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών και ελληνικών
επιχειρήσεων, τραπεζών και οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών εκπροσώπων, 19
εισηγμένων εταιρειών και 97 κορυφαίων ομιλητών. Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του Capital
Link Invest in Greece Forum Nικόλα και Ολγα Μπορνόζη, «η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας».
 
Η υπέρβαση των προσδοκιών
 
Ο πρωθυπουργός με βιντεοσκοπημένο μήνυμά του σήμανε την εκκίνηση του φόρουμ,
καλώντας τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα, χαρακτηρίζοντας την
αναβάθμιση του Χ.Α. σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα: «Οταν
μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο, το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής
μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής
της πορείας. Εκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε
προσδοκία». Στην ομιλία του, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας,
παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων, όπως η παράδοση του μετρό Θεσσαλονίκης και η
ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη. Η υπουργός Εργασίας
Νίκη Κεραμέως αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούνται στην αγορά εργασίας,
όπως η ενίσχυση των συλλογικών διαπραγματεύσεων και η πρόσφατη νομοθεσία για τον
κατώτατο μισθό. H υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα για κλιματική ουδετερότητα, επενδύοντας σε Ανανεώσιμες
Πηγές Ενέργειας (ΑΠΕ) και ενεργειακές υποδομές.
 
Ο αναπληρωτής υπουργός Ανάπτυξης Νίκος Παπαθανάσης επισήμανε τη δημοσιονομική
σταθερότητα της χώρας, παρουσιάζοντας τον νέο Προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028. Το φόρουμ παρείχε μια μοναδική ευκαιρία στους Ελληνες υπουργούς για ανοιχτό
διάλογο με 22 investment funds και εταιρείες σχετικά με τις μεταρρυθμίσεις και τις στρατηγικές
ανάπτυξης της Ελλάδας, πέραν των κατ’ ιδίαν επαφών που έλαβαν χώρα. Μεταξύ άλλων,
εξετάστηκαν ο αντίκτυπος των μεταρρυθμίσεων στην οικονομία και τις επενδύσεις, οι ευκαιρίες
που δημιουργεί η αναβάθμιση της Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα, το θετικό επενδυτικό κλίμα
και οι πρωτοβουλίες για την επιτάχυνση των επενδύσεων σε διάφορους τομείς.
 

https://www.daypress.gr/index.aspx?aid=616106


http://www.kritipress.gr/

 Publication date: 25/12/2024 11:51

 link

26ο Capital Link Invest in Greece Forum – Πού ποντάρει η Eλλάδα μετά την επενδυτική
βαθμίδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το στοίχημα της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας κερδήθηκε μετά από χρόνια επίπονων
προσπαθειών. Το ερώτημα τι ακολουθεί από εδώ και πέρα κλήθηκαν να διερευνήσουν oι
συμμετέχοντες στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum που διοργανώθηκε στο
εμβληματικό Metropolitan Club, την ιδιωτική λέσχη που ίδρυσε το 1891 ο J.P. Morgan στο
Μανχάταν. Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο,
με τη συμμετοχή κορυφαίων Αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών και ελληνικών
επιχειρήσεων, τραπεζών και οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών εκπροσώπων, 19
εισηγμένων εταιρειών και 97 κορυφαίων ομιλητών. Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του Capital
Link Invest in Greece Forum Nικόλα και Ολγα Μπορνόζη, «η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας».
 
Η υπέρβαση των προσδοκιών
 
Ο πρωθυπουργός με βιντεοσκοπημένο μήνυμά του σήμανε την εκκίνηση του φόρουμ,
καλώντας τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα, χαρακτηρίζοντας την
αναβάθμιση του Χ.Α. σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα: «Οταν
μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο, το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής
μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής
της πορείας. Εκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε
προσδοκία». Στην ομιλία του, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας,
παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων, όπως η παράδοση του μετρό Θεσσαλονίκης και η
ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη. Η υπουργός Εργασίας
Νίκη Κεραμέως αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούνται στην αγορά εργασίας,
όπως η ενίσχυση των συλλογικών διαπραγματεύσεων και η πρόσφατη νομοθεσία για τον
κατώτατο μισθό. H υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα για κλιματική ουδετερότητα, επενδύοντας σε Ανανεώσιμες
Πηγές Ενέργειας (ΑΠΕ) και ενεργειακές υποδομές.
 
Ο αναπληρωτής υπουργός Ανάπτυξης Νίκος Παπαθανάσης επισήμανε τη δημοσιονομική
σταθερότητα της χώρας, παρουσιάζοντας τον νέο Προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028. Το φόρουμ παρείχε μια μοναδική ευκαιρία στους Ελληνες υπουργούς για ανοιχτό
διάλογο με 22 investment funds και εταιρείες σχετικά με τις μεταρρυθμίσεις και τις στρατηγικές
ανάπτυξης της Ελλάδας, πέραν των κατ’ ιδίαν επαφών που έλαβαν χώρα. Μεταξύ άλλων,
εξετάστηκαν ο αντίκτυπος των μεταρρυθμίσεων στην οικονομία και τις επενδύσεις, οι ευκαιρίες
που δημιουργεί η αναβάθμιση της Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα, το θετικό επενδυτικό κλίμα
και οι πρωτοβουλίες για την επιτάχυνση των επενδύσεων σε διάφορους τομείς.
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26ο Capital Link Invest in Greece Forum - Πού ποντάρει η Eλλάδα μετά την επενδυτική
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Αγορές
Νέα Υόρκη
Το στοίχημα της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας κερδήθηκε μετά από χρόνια επίπονων
προσπαθειών. Το ερώτημα τι ακολουθεί από εδώ και πέρα κλήθηκαν να διερευνήσουν oι
συμμετέχοντες στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum που διοργανώθηκε στο
εμβληματικό Metropolitan Club, την ιδιωτική λέσχη που ίδρυσε το 1891 ο J.P. Morgan στο
Μανχάταν.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο, με τη
συμμετοχή κορυφαίων Αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών και ελληνικών
επιχειρήσεων, τραπεζών και οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών εκπροσώπων, 19
εισηγμένων εταιρειών και 97 κορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του Capital Link Invest in Greece Forum Nικόλα και Ολγα
Μπορνόζη, «η ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική
οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες
ρευστότητας».
Η υπέρβαση των προσδοκιών
Ο πρωθυπουργός με βιντεοσκοπημένο μήνυμά του σήμανε την εκκίνηση του φόρουμ,
καλώντας τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα, χαρακτηρίζοντας την
αναβάθμιση του Χ.Α. σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα: «Οταν
μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο, το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής
μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής
της πορείας.
Εκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε προσδοκία». Στην
ομιλία του, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια
σειρά εμβληματικών έργων, όπως η παράδοση του μετρό Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του
στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη. Η υπουργός Εργασίας Νίκη Κεραμέως
αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούνται στην αγορά εργασίας, όπως η ενίσχυση
των συλλογικών διαπραγματεύσεων και η πρόσφατη νομοθεσία για τον κατώτατο μισθό. H
υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου ανέδειξε τη στρατηγική της Ελλάδας στον
ενεργειακό τομέα για κλιματική ουδετερότητα, επενδύοντας σε Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας
(ΑΠΕ) και ενεργειακές υποδομές.
Ο αναπληρωτής υπουργός Ανάπτυξης Νίκος Παπαθανάσης επισήμανε τη δημοσιονομική
σταθερότητα της χώρας, παρουσιάζοντας τον νέο Προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης με 22 investment funds
Το φόρουμ παρείχε μια μοναδική ευκαιρία στους Ελληνες υπουργούς για ανοιχτό διάλογο με
22 investment funds και εταιρείες σχετικά με τις μεταρρυθμίσεις και τις στρατηγικές ανάπτυξης
της Ελλάδας, πέραν των κατ’ ιδίαν επαφών που έλαβαν χώρα. Μεταξύ άλλων, εξετάστηκαν ο
αντίκτυπος των μεταρρυθμίσεων στην οικονομία και τις επενδύσεις, οι ευκαιρίες που
δημιουργεί η αναβάθμιση της Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα, το θετικό επενδυτικό κλίμα και
οι πρωτοβουλίες για την επιτάχυνση των επενδύσεων σε διάφορους τομείς.
Διαβάστε περισσότερα στο newmoney.gr.
Ειδήσεις σήμερα:
Μενίδι: Βίντεο ντοκουμέντο από ληστεία σε κατάστημα ρούχων - Ο δράστης απείλησε με όπλο
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παιδί και υπαλλήλους
Τραγωδία στη Λεωφόρο Συγγρού: Αυτοκίνητο παρέσυρε και σκότωσε πεζό - Παραδόθηκε η
οδηγός
Sold out στην Αθήνα - Πού γίνονται ουρές κάθε μέρα σε εστιατόρια, θέατρα και
ζαχαροπλαστεία
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
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26ο Capital Link Invest in Greece Forum: Πού ποντάρει η Eλλάδα μετά την επενδυτική
βαθμίδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
H διεθνής συνάντηση κορυφής για την ελληνική οικονομία διοργανώθηκε και φέτος στη Νέα
Υόρκη υπό τον τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade», συγκεντρώνοντας
κορυφαία κυβερνητικά στελέχη, επιχειρήσεις, τράπεζες και επενδυτές από την Ελλάδα και το
εξωτερικό
Το στοίχημα της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας κερδήθηκε μετά από χρόνια επίπονων
προσπαθειών. Το ερώτημα τι ακολουθεί από εδώ και πέρα κλήθηκαν να διερευνήσουν oι
συμμετέχοντες στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum που διοργανώθηκε στο
εμβληματικό Metropolitan Club, την ιδιωτική λέσχη που ίδρυσε το 1891 ο J.P. Morgan στο
Μανχάταν.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο, με τη
συμμετοχή κορυφαίων Αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών και ελληνικών
επιχειρήσεων, τραπεζών και οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών εκπροσώπων, 19
εισηγμένων εταιρειών και 97 κορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του Capital Link Invest in Greece Forum Nικόλα και Ολγα
Μπορνόζη, «η ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική
οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες
ρευστότητας».
Η υπέρβαση των προσδοκιών
Ο πρωθυπουργός με βιντεοσκοπημένο μήνυμά του σήμανε την εκκίνηση του φόρουμ,
καλώντας τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα, χαρακτηρίζοντας την
αναβάθμιση του Χ.Α. σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα: «Οταν
μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο, το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής
μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής
της πορείας.
Εκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε προσδοκία». Στην
ομιλία του, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια
σειρά εμβληματικών έργων, όπως η παράδοση του μετρό Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του
στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη. Η υπουργός Εργασίας Νίκη Κεραμέως
αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούνται στην αγορά εργασίας, όπως η ενίσχυση
των συλλογικών διαπραγματεύσεων και η πρόσφατη νομοθεσία για τον κατώτατο μισθό. H
υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου ανέδειξε τη στρατηγική της Ελλάδας στον
ενεργειακό τομέα για κλιματική ουδετερότητα, επενδύοντας σε Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας
(ΑΠΕ) και ενεργειακές υποδομές.
Ο αναπληρωτής υπουργός Ανάπτυξης Νίκος Παπαθανάσης επισήμανε τη δημοσιονομική
σταθερότητα της χώρας, παρουσιάζοντας τον νέο Προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης με 22 investment funds
Το φόρουμ παρείχε μια μοναδική ευκαιρία στους Ελληνες υπουργούς για ανοιχτό διάλογο με
22 investment funds και εταιρείες σχετικά με τις μεταρρυθμίσεις και τις στρατηγικές ανάπτυξης
της Ελλάδας, πέραν των κατ’ ιδίαν επαφών που έλαβαν χώρα. Μεταξύ άλλων, εξετάστηκαν ο
αντίκτυπος των μεταρρυθμίσεων στην οικονομία και τις επενδύσεις, οι ευκαιρίες που
δημιουργεί η αναβάθμιση της Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα, το θετικό επενδυτικό κλίμα και
οι πρωτοβουλίες για την επιτάχυνση των επενδύσεων σε διάφορους τομείς.
Οι προοπτικές σε κρίσιμους τομείς της οικονομίας
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Στο πλαίσιο του συνεδρίου διοργανώθηκαν πολυάριθμα πάνελ, μεταξύ άλλων, για την
προσπάθεια διεθνοποίησης του Χρηματιστηρίου, το μέλλον των υποδομών, τις τράπεζες, τις
νέες συνθήκες στην αγορά ενέργειας, τις προοπτικές που «βλέπουν» οι διεθνείς επενδυτές.
Στιγμιότυπο από την Ημέρα Ελλάδας στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, όπου το καμπανάκι
λήξης των συναλλαγών χτύπησαν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος
Σταϊκούρας και ο Δρ Νίκος Π. Τσάκος πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της TEN Limited
Νέες επενδυτικές ευκαιρίες στο Χ.Α.
Οι ομιλητές στάθηκαν στο γεγονός ότι η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά
κέρδη ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ επισημάνθηκε ότι την τελευταία διετία η
απόδοσή της ευθυγραμμίζεται με αυτή των ΗΠΑ. «Για να πάμε στις ανεπτυγμένες αγορές θέλει
δουλειά και η δουλειά αυτή έχει γίνει», ανέφερε ο επικεφαλής της ΕΧΑΕ Γιάννος Κοντόπουλος
χαρακτηρίζοντας την ένταξη του Χ.Α. στη watch list του οίκου FTSE μια πολύ σημαντική
εξέλιξη, καθώς και τη δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών τα τελευταία δύο έτη. Στάθηκε
επίσης στην ισχυρή δυναμική των εισηγμένων που άντλησαν συνολικά 1,3 δισ. ευρώ που μαζί
με τα σημαντικά placements και τις κινήσεις που ετοιμάζονται το ποσό προσεγγίζει τα 5 δισ.
ευρώ.
Από αριστερά: Κωνσταντίνος Κωστόπουλος, Head of Greece & Cyprus Investment Banking
Morgan Stanley, Oλγα Μπορνόζη, Χρήστος Σταϊκούρας, Ελένη Βρεττού, Νίκος Μπορνόζης,
Χρήστος Μεγάλου, Δημήτρης Κοφίτσας, Head of Greece Investment Banking Coverage and
Financing Goldman Sachs International
Οι προοπτικές ανάπτυξης των ελληνικών τραπεζών
Η συζήτηση επικεντρώθηκε στον σημαντικό μετασχηματισμό που συντελείται στον κλάδο, αλλά
και στην πρόκληση των επερχόμενων μειώσεων επιτοκίων της ΕΚΤ, με τις ελληνικές τράπεζες
να επιδεικνύουν αξιοσημείωτη ανθεκτικότητα και ισχυρά αποτελέσματα στο α’ εννεάμηνο του
2024. Οπως τόνισε χαρακτηριστικά ο διευθύνων σύμβουλος της Πειραιώς, Χρήστος Μεγάλου,
ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, καθώς η τελευταία συνδέεται με τις
επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις αρχές του 2024
νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ.
Από την πλευρά της, η πρώτη γυναίκα CEO ελληνικής τράπεζας, η κυρία Ελένη Βρεττού,
αναφέρθηκε στη δημιουργία του 5ου τραπεζικού πυλώνα με τη συγχώνευση της Παγκρήτιας με
την Attica Bank. «Από εκεί που όλοι, πλην της κυβέρνησης, του κ. Στουρνάρα και του κ.
Εξάρχου, πίστευαν ότι το εγχείρημα αυτό αποτελούσε επαγγελματική αυτοκτονία, με τα
αποτελέσματα εννεαμήνου πρόκειται να ανακοινώσουμε το έβδομο συνεχόμενο κερδοφόρο
τρίμηνο. Στόχος μας είναι μια φιλική τράπεζα με επαφή πρόσωπο με πρόσωπο με τον πελάτη
που θα μπορεί να έχει πρόσβαση στη χρηματοδότηση», είπε η κυρία Βρεττού, προσθέτοντας
ότι το όνομα της νέας τράπεζας θα ανακοινωθεί τον ερχόμενο Απρίλιο.
Real Estate
Κοινή διαπίστωση των συμμετεχόντων ήταν ότι ο κύκλος των δυνητικών επενδυτών που
εξετάζουν επενδύσεις στην Ελλάδα διευρύνεται στον τομέα των ακινήτων μετά την επιστροφή
στην επενδυτική βαθμίδα. Οπως χαρακτηριστικά σημείωσε ο επικεφαλής της AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, το ελληνικό real estate κυρίως στα εμπορικά ακίνητα έχει μεγάλα
περιθώρια ανόδου και επιφυλάσσει υψηλές αποδόσεις για το μέλλον, που είναι και ο λόγος για
επένδυση 600 εκατ. ευρώ που ετοιμάζει στη συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Το νέο ενεργειακό τοπίο
Οι ομιλητές στάθηκαν στη σημασία του αναθεωρημένου Εθνικού Σχεδίου για την Ενέργεια και
το Κλίμα και στον στόχο της μείωσης των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου έως το 2030 και
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την επίτευξη κλιματικής ουδετερότητας έως το 2050. Oπως είπαν, η Ελλάδα κατέγραψε πέρυσι
ρεκόρ παραγωγής αιολικής, ηλιακής και υδροηλεκτρικής ενέργειας, η επίτευξη ωστόσο αυτού
του φιλόδοξου στόχου απαιτεί να προχωρήσουν οι επενδύσεις που είναι απαραίτητες για να
υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης ανάπτυξης, όπως αναβαθμίσεις του δικτύου, απλοποίηση
των αδειοδοτήσεων των AΠΕ και έμφαση στην αποθήκευση ενέργειας.
Οι εκπρόσωποι των μεγαλύτερων κατασκευαστικών ομίλων της χώρας εξέφρασαν την
αισιοδοξία τους για το μέλλον των υποδομών και των μεταφορών. Οπως αναφέρθηκε
χαρακτηριστικά, το 2009 επενδυόταν μόλις το 1% του ΑΕΠ σε υποδομές και το διάστημα
2020-2024 δόθηκαν για υποδομές στην Ελλάδα 6-7 δισ. ευρώ.
Oι υποδομές
Oι εκπρόσωποι των μεγαλύτερων κατασκευαστικών ομίλων της χώρας εξέφρασαν την
αισιοδοξία τους για το μέλλον των υποδομών και των μεταφορών. Όπως αναφέρθηκε
χαρακτηριστικά, το 2009 επενδυόταν μόλις το 1% του ΑΕΠ σε υποδομές και το διάστημα 2020
– 2024 δόθηκαν για υποδομές στην Ελλάδα 6-7 δισ. ευρώ
 
Λεζάντα κεντρικής φωτογραφίας: Από αριστερά: Νίκος Μπορνόζης, Χρήστος Μεγάλου, Λίνα
Νικολοπούλου, Κατερίνα Νασίκα, πρέσβης της Ελλάδας στις ΗΠΑ, Γιάννης Στουρνάρας,
Χρήστος Σταϊκούρας, Ολγα Μπορνόζη, Τζον Κατσιματίδης κατά την απονομή του βραβείου
Hellenic Leadership Award στον διοικητή της ΤτΕ, Γιάννη Στουρνάρα
Διαβάστε ακόμη
Σταμάτης Φραδέλος: Στόχος της Ε.Ε. η αύξηση της ζήτησης και της συνεπούς χρήσης
ανανεώσιμων καυσίμων
Υποχρεωτικό το ψηφιακό πελατολόγιο από το 2025 στους επαγγελματίες
«Ήλιος Βιομηχανία Πλεκτικής»: Μετά από μισό αιώνα οδηγείται στη… δύση
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Χρηματιστήριο: Τον Μάρτιο το επόμενο τεστ για την επιστροφή στις ώριμες αγορές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Τον Μάρτιο, σύμφωνα με καλά ενημερωμένες πηγές, θα γίνει ένα ακόμα τσεκάρισμα από τον
οίκο FTSE προκειμένου να φανεί αν το Χρηματιστήριο Αθηνών πληροί τις προϋποθέσεις για
την επιστροφή του στις ώριμες αγορές, εξέλιξη που θα σηματοδοτήσει εισροές άνω των 2 δισ.
ευρώ! Σύμφωνα με τις ίδιες πηγές, απαραίτητο κριτήριο για το σκοπό αυτό είναι η Ελλάδα (σ.σ.
ενώ έχουν γίνει οι απαραίτητες τεχνικές αλλαγές μέσω Χ.Α., ενώ εκκρεμεί ένα ακόμα
νομοσχέδιο για την λειτουργία της αγοράς από το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας) να πάρει
επενδυτική βαθμίδα από όλους τους οίκους αξιολόγησης.
Εκκρεμεί σχετική απόφαση από έναν: Τη Moody’s. Ο αμερικανικός οίκος, είναι ο μόνος που
δεν έχει δώσει επενδυτική βαθμίδα στη χώρα, κάτι που ήδη έχουν πράξει S&P και Fitch. Ο
χρησμός της Moody’s αναμένεται μέχρι τον Μάρτιο και με βάση το καλό σενάριο, αυτό της
αναβάθμισης, θα μπορούσε, σύμφωνα με ορισμένες πηγές, ο FTSE ή τον ίδιο μήνα ή τον
Σεπτέμβριο να κάνει την έκπληξη και να δώσει το ok για αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου
Αθηνών. Άλλωστε, ο ίδιος ο πρωθυπουργός από το πρόσφατο επενδυτικό συνέδριο
της Capital Link στη Νέα Υόρκη είχε πει ότι η αναβάθμιση της αγοράς αποτελεί στόχο της
κυβέρνησής του. Θα πρέπει να σημειωθεί ότι η ταξινόμηση στις ανεπτυγμένες αγορές απαιτεί
την απόφαση τεσσάρων οίκων αξιολόγησης: FTSE Russell, MSCI, Dow Jones Indices και
S&P. Τον Οκτώβριο ο FTSE Russell ανακοίνωσε ότι συμπεριέλαβε το Χρηματιστήριο Αθηνών
στη λίστα προς αναβάθμιση, με στόχο την επιστροφή του στην κατηγορία των ανεπτυγμένων
αγορών μετά την ανακοίνωση της S&P νωρίτερα τον Αύγουστο.
Κάθε οίκος αξιολόγησης, όπως έχει γράψει το powergame.gr, θέτει τους δικούς του όρους για
την ένταξη στις ώριμες αγορές. Στο πλαίσιο, ο όμιλος του Χρηματιστηρίου Αθηνών (σ.σ. η
ΕΧΑΕ) ανακοίνωσε αλλαγές στη ρύθμιση της αγοράς με στόχο να ενισχύσει το κύρος του, τη
συναλλακτική του δραστηριότητα και να αναβαθμίσει το επενδυτικό προφίλ των εισηγμένων
εταιρειών. Οι αλλαγές, που ισχύουν από την 1η Ιανουαρίου 2025, θα περιλαμβάνουν την
εισαγωγή ελάχιστης κεφαλαιοποίησης για την εισαγωγή στην κύρια αγορά, υποχρεωτική
τήρηση των κριτηρίων επαρκούς αριθμού μετοχών σε κυκλοφορία, ενίσχυση του θεσμού του
πρωτογενούς διαπραγματευτή, διευκόλυνση των νέων εισαγωγών και περιορισμό του χρόνου
παρακολούθησης και αναστολής.
Το Χρηματιστήριο Αθηνών οδεύει προς την ένταξη στις κορυφαίες κεφαλαιαγορές του κόσμου
και αυτό δημιουργεί προϋποθέσεις για την είσοδο πρόσθετων κεφαλαίων στη χώρα, τη
βελτίωση της χρηματοδότησης συνθηκών χρηματοδότησης για τις εισηγμένες εταιρείες,
παραγωγικές επενδύσεις και νέες θέσεις εργασίας. Οι εκτιμώμενες ροές που υπολογίζονται
στα 2 δισ. ευρώ, θα υλοποιηθούν σταδιακά μετά την απόδοση του νέου status για την αγορά
μας.
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Libra’s George Logothetis on Business and Philanthropy in Greece
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
George Logothetis, Executive Chairman of Libra Group and Chairman of Libra Philanthropies,
spoke about business and philanthropy in Greece at the 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum held recently in New York.
In a fireside chat with Nicolas Bornozis, President of Capital Link, Logothetis highlighted Libra
Group’s long-standing investment presence in Greece, Greece’s outlook and attractiveness as
a business and investment destination, and the activities of Libra Philanthropies in Greece and
around the world.
Logothetis also shared a few pivotal instances of supporting Greece during the years of crisis.
He, and Libra Group, is one of Greece’s most loyal and longstanding investors, supporting the
country and the Greek economy through the Group’s investments even during the crisis and
various economic challenges.
Libra Group is a privately owned, global business group that encompasses 20 businesses
focused on aerospace, diversified investments, hospitality, maritime, real estate and renewable
energy. With assets and operations in nearly 60 countries, the Group leverages its global
network to drive growth at scale.
Group activities in Greece span several key sectors, with a significant impact on tourism,
energy, real estate and local communities.
These include Aria Hotels in hospitality with a collection of over 50 properties across Greece;
EuroEnergy, a renewable energy investment company;
and investment in COCO-MAT, the prominent Greek manufacturer of specialist mattresses,
natural sleep products and furnishings.
Logothetis highlighted the remarkable turnaround in the Greek economy, and the investment
opportunities ahead given Greece’s political stability, geopolitical significance and favorable
business environment.
He stressed that Libra Group remains committed to driving sustainable growth and making a
positive impact on the future of Greece.
Replying to Nicolas Bornozis’s questions, Logothetis went on to describe, through specific
examples, his long-standing commitment and experience working with government officials in
the White House, global financial institutions like the IMF, and business leaders around the
world, always having as his main objective the support of Greece, especially during the crisis.
Logothetis stressed the essential role young people play and their potential for change in
Greece. To this point, he described the work of Libra Philanthropies, the sister organization of
Libra Group. The independent foundation has helped more than 35 million people around the
world and remains committed to Greece.
Libra Philanthropies comprises 10 philanthropic initiatives focusing on social impact programs,
strategic giving, and independent nonprofits nurtured within the Libra ecosystem through four
core activities: establishing nonprofits; catalyzing existing nonprofits; empowering leaders; and
funding change.
Libra Philanthropies’ activities include the creation of organizations in Greece, such as Envolve
Entrepreneurship and WE LEAD, as well as financial support for non-profit organizations in
Greece.
He highlighted the important work of the Seleni Institute and the Concordia Summit. The Seleni
Institute is the world’s most important organization for maternal and perinatal mental health and
provides personal therapy and has trained over 5,000 clinicians worldwide.
The Concordia Summit is a global body that convenes heads of state, government officials,
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leaders of non-profit organizations, think tanks and foundations to find cross-sectoral solutions
that address the greatest challenges of our time. The Concordia Annual Summit, held
alongside the UN General Assembly in New York each September, is the largest and most
comprehensive uncontested forum on global affairs.
The 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series entitled “Greece—Speeding
Ahead Post Investment Upgrade”, was held with great success and participation, on Monday,
December 9, 2024 in New York, in cooperation with the New York Stock Exchange, the Athens
Exchange Group (ATHEX Group), and major Global Investment Banks and Organizations.
The Forum honored Yannis Stournaras, Governor of the Bank of Greece, for his outstanding
contribution to Greece and Europe.
Capital Link also organized a special ceremony, titled “Greek American Issuer Day” at NYSE,
honoring Greece and celebrating the close ties between the US, Greek-Americans, and the
Greek Business Communities.
Declaring to investors that “Greece is back,” Greek Minister Christos Staikouras and other
officials rang the closing bell at NYSE for the special Greek day.
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Αποκαλυπτικά στοιχεία για την πορεία των μισθών / Διαρκής η συμπίεση στα κατώτατα
όρια με τους νόμους των μνημονιακών κυβερνήσεων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το πρόσφατο νομοθετικό έκτρωμα για την ενσωμάτωση της ευρωπαϊκής Οδηγίας θωρακίζει κι
άλλο τον μηχανισμό που έχει στα χέρια της η εργοδοσία
Λίγες μέρες μετά την ψήφιση του εκτρωματικού νόμου για την ενσωμάτωση της ευρωπαϊκής
Οδηγίας για τους λεγόμενους «επαρκείς μισθούς» και τον καθορισμό του κατώτατου μισθού
μέσω του γνωστού αλγορίθμου, τόσο από παρεμβάσεις της κυβέρνησης (βλ. παρακάτω) όσο
και από κάθε διαθέσιμο στοιχείο επιβεβαιώνεται η βασική επιδίωξη: Η διαρκής συμπίεση όλων
των μισθών γύρω από τα κατώτατα όρια, όπως έχουν «παραγγείλει» οι επιχειρηματικοί όμιλοι
σε όλες τις κυβερνήσεις. Υπενθυμίζεται ότι το συγκεκριμένο νομοσχέδιο ψήφισε η κυβέρνηση
της ΝΔ, ενώ πάνω από τα μισά του άρθρα υπερψήφισε και το ΠΑΣΟΚ, βάζοντας μια ακόμα
σφραγίδα συναίνεσης στην επίθεση στο λαϊκό εισόδημα. Τη στρατηγική στόχευση για τη
διαρκή συμπίεση των μισθών αποκαλύπτουν τα διαθέσιμα στοιχεία για την πορεία τους από το
2011 μέχρι και σήμερα. Τα χρόνια δηλαδή που ξηλώθηκαν οι κλαδικές Συλλογικές Συμβάσεις,
οι τριετίες και άλλα δικαιώματα, με τους μνημονιακούς νόμους των ΝΔ – ΠΑΣΟΚ – ΣΥΡΙΖΑ.
Επιβεβαιώνεται δηλαδή το δίκαιο των διεκδικήσεων για επαναφορά των Συλλογικών
Συμβάσεων και όλων των διατάξεων που τους δίνουν πραγματική υπόσταση (ευνοϊκότερη
ρύθμιση, επεκτασιμότητα, υποχρεωτικότητα κ.λπ.), όπως αυτές περιλαμβάνονται και στην
πρόταση νόμου που κατέθεσαν πάνω από 650 σωματεία. Μια πρόταση που απορρίφθηκε με
συνοπτικές διαδικασίες στη Βουλή από όλα τα κόμματα, πλην του ΚΚΕ που ανέλαβε να την
καταθέσει.
Επιβίωση το 2024 με μισθούς κάτω και από το 2011!
Μια απλή ματιά στην πορεία των χρόνων αυτών, σύμφωνα με τα «Μηνιαία στοιχεία
απασχόλησης μισθωτών ασφαλισμένων ιδιωτικού δικαίου e-ΕΦΚΑ» για τον μήνα Απρίλη, από
το 2011 μέχρι και το 2024, δείχνει καθαρά ότι την περίοδο 2011 – 2022 ο ονομαστικός μέσος
μεικτός μισθός (Πίνακας 1)1 είχε μια καθαρά φθίνουσα πορεία. Μάλιστα, παρά τη μικρή
αύξηση που σημείωσε το 2023 και το 2024, παραμένει μειωμένος κατά σχεδόν 11% σε σχέση
με το 2011!
Ανάλογη πορεία ακολουθεί ο ονομαστικός διάμεσος των συνολικών μεικτών αποδοχών μισθός
(Πίνακας 1). Διάμεσος μισθός ονομάζεται στην προκειμένη περίπτωση το ανώτερο ποσό μέχρι
το οποίο φθάνουν οι συνολικές μεικτές αποδοχές για το 50% των εργαζομένων. Για
παράδειγμα, το 2011 οι αποδοχές του 50% των εργαζομένων κυμαίνονταν από μερικές
δεκάδες ευρώ μέχρι 1.150 ευρώ. Επομένως, το ποσό των 1.150 ευρώ είναι ο διάμεσος.
Σύμφωνα λοιπόν με τα στοιχεία του ΕΦΚΑ για τον μήνα Δεκέμβρη, από το 2011 μέχρι το 2018,
ακολουθείται μια φθίνουσα πορεία η οποία αντιστράφηκε μέχρι και το 2023, ωστόσο ο
διάμεσος μισθός παραμένει μειωμένος κατά 12% συγκριτικά με τον αντίστοιχο μισθό του 2011.
Εδώ θα πρέπει να σημειωθεί ότι σύμφωνα με τον τρόπο παρουσίασης των στοιχείων, στον
υπολογισμό του διάμεσου μισθού συμπεριλαμβάνονται εκτός από τις τακτικές αποδοχές και
οποιασδήποτε άλλης φύσης επιπλέον αμοιβές (π.χ. για υπερωρίες, δουλειά σε αργίες και
δουλεμένα ρεπό κ.ά.).
Από την άλλη μεριά, ο ονομαστικός κατώτατος μεικτός μισθός (Πίνακας 1) μετά την τεράστια
μείωση που έγινε το 2012 με κρατική παρέμβαση (κατά 22% για τους εργαζόμενους άνω των
25 ετών και κατά 32% για τους εργαζόμενους κάτω των 25 ετών), ακολούθησε σε ονομαστικές
τιμές μια φαινομενικά αύξουσα πορεία. Ομως, ακόμα κι έτσι, μόλις το 2023 ξεπέρασε τον
ονομαστικό κατώτατο μεικτό μισθό του 2011 κατά μόλις 29 ευρώ!
Αυτή η ανάγνωση των στοιχείων για τους ονομαστικούς μισθούς δείχνει την πορεία σύγκλισης
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του μέσου, διάμεσου και κατώτατου μισθού κυρίως λόγω της μεγάλης μείωσης του μέσου και
ακόμα μεγαλύτερης του διάμεσου μισθού και της πολύ μικρής αύξησης του κατώτατου.
Φαινομενική «αύξηση» – πραγματική μείωση
Ομως, το ποια είναι η κατάσταση που βιώνουν καθημερινά οι εργαζόμενοι, δηλαδή ότι ο
μισθός δεν φθάνει για να βγάλουν τον μισό μήνα, αποτυπώνεται σαφέστερα και καλύτερα όταν
λάβουμε υπόψη και τον Γενικό Δείκτη Τιμών Καταναλωτή (ΓΔΤΚ), ώστε να διαπιστωθεί η
επίδραση του πληθωρισμού στους ονομαστικούς και να εξαγάγουμε τους πραγματικούς
μισθούς με τους οποίους πρέπει να τα βγάλει πέρα ο κάθε εργαζόμενος.
Με βάση λοιπόν την πορεία του ΓΔΤΚ για την περίοδο 2011 – 2024 προκύπτουν τα εξής
συμπεράσματα:
— Ο πραγματικός μέσος μεικτός μισθός2 (Πίνακας 2) βρίσκεται σε φθίνουσα πορεία, παρά τα
σκαμπανεβάσματα των τελευταίων ετών, και σε κάθε περίπτωση γεγονός είναι ότι ο
πραγματικός μέσος μεικτός μισθός τον Απρίλη του 2024 ήταν μειωμένος κατά σχεδόν 22%
συγκριτικά με τον αντίστοιχο μισθό του 2011.
— Παρόμοια πορεία ακολουθεί ο πραγματικός3 διάμεσος των συνολικών μεικτών αποδοχών
(Πίνακας 2), ο οποίος τον Δεκέμβρη του 2023 ήταν μειωμένος κατά 21,5% συγκριτικά με τον
αντίστοιχο μήνα του 2011.
Σε ό,τι αφορά τον κατώτατο μισθό η φαινομενική αύξηση που παρουσιάζει στις ονομαστικές
τιμές του δίνει τη θέση της στη μείωση σε πραγματικές τιμές. Ετσι, τον Απρίλη του 2024 ο
πραγματικός4μεικτός κατώτατος μισθός (Πίνακας 2) είναι μειωμένος κατά 3,5% συγκριτικά με
τον κατώτατο μισθό του 2011. Εδώ να θυμίσουμε ότι η τελευταία αύξηση του κατώτατου
μισθού δόθηκε τον Απρίλη του 2024.
Και αυτά τα στοιχεία επιβεβαιώνουν τη σύγκλιση προς τα κάτω, του μέσου και διάμεσου
μισθού με τον κατώτατο. Και τα τρία μεγέθη βρίσκονται σε φθίνουσα πορεία σε πραγματικές
τιμές και η σύγκλιση συμβαίνει γιατί η μείωση του μέσου και διάμεσου είναι μεγαλύτερη από τη
μείωση του κατώτατου μισθού.
Τσακίζει τα λαϊκά εισοδήματα η ακρίβεια
Ακόμα χειρότερα είναι τα πράγματα για τις εργατικές και λαϊκές οικογένειες όταν λάβουμε
υπόψη μας όχι τον Γενικό Δείκτη Τιμών Καταναλωτή αλλά τους υποδείκτες ομάδων του Δείκτη
Τιμών Καταναλωτή, που περιλαμβάνουν προϊόντα αναγκαία για τα λαϊκά νοικοκυριά. Ενας από
αυτούς είναι ο υποδείκτης «Διατροφή και Μη Αλκοολούχα Ποτά». Με βάση αυτόν τον
υποδείκτη ο πραγματικός μέσος μεικτός μισθός τον Απρίλη του 2011 ήταν 1.300 ευρώ και τον
Απρίλη του 2024 μόλις 870 ευρώ! Μείωση 33%!
Επιβεβαιώνουν την ισοπέδωση και τη διαφημίζουν
Την προς τα κάτω σύγκλιση του μέσου με τον κατώτατο μισθό αποδέχεται μάλιστα και το
Ίδρυμα Οικονομικών και Βιομηχανικών Ερευνών, το οποίο βέβαια κανείς δεν μπορεί να
κατηγορήσει ότι …μεροληπτεί υπέρ των εργατικών διεκδικήσεων.
Στην έκθεση λοιπόν που συνέταξε για την «Αξιολόγηση του Ισχύοντος Νομοθετημένου
Κατώτατου Μισθού» (Φλεβάρης 2024), στο πλαίσιο συμμετοχής του στη διαβούλευση με το
υπουργείο Εργασίας και άλλους «κοινωνικούς εταίρους», σημειώνει: «…Ο πραγματικός μέσος
μισθός, σε συνέχεια σωρευτικής ανόδου κατά 25% την περίοδο 2000 – 2009, κατέγραψε
συστηματική υποχώρηση την περίοδο 2010 – 2022, σωρευτικά κατά 30%, με αποτέλεσμα το
2022 να παραμένει σε πραγματικούς όρους 18% χαμηλότερος από το 2000. Αυτό έχει ως
αποτέλεσμα, σε πραγματικούς όρους, ο κατώτατος μισθός στην Ελλάδα να συγκλίνει ολοένα
και περισσότερο στον μέσο μισθό τα τελευταία χρόνια».
Με άλλα λόγια, επιβεβαιώνεται πέρα για πέρα ότι ο νόμος που ψήφισε πρόσφατα η
κυβέρνηση: Πρώτον, παγιώνει τον καθορισμό του κατώτατου μισθού από το κράτος και,
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δεύτερον, μετατρέπει τον κατώτατο μισθό σε έναν σκληρό μισθολογικό πυρήνα, γύρω από τον
οποίο θα συγκεντρώνεται μια όλο και μεγαλύτερη μάζα εργαζομένων, με αποτέλεσμα οι μέσοι
μισθοί να φθίνουν, τείνοντας προς αυτόν τον πυρήνα. Είναι, δηλαδή, μια «μαύρη τρύπα» που
καταπίνει δικαιώματα και μισθούς. Με αυτήν την έννοια είναι πράγματι «δίχτυ ασφαλείας» αλλά
για τους εργοδότες, όχι για τους εργαζόμενους!
Τις διαπιστώσεις αυτές για τον ρόλο του νέου μηχανισμού διαμόρφωσης του κατώτατου μισθού
επιβεβαιώνουν και τα λόγια της υπουργού Εργασίας, Νίκης Κεραμέως. Πριν από λίγες μέρες
«βγαίνοντας παγανιά» για να προσελκύσει επενδυτές από το εξωτερικό μίλησε στο «26ο
ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη.
Στην τοποθέτησή της διαφήμισε τη μείωση του κόστους εργασίας στη χώρα μας και τις
συνθήκες «σταθερότητας» και «προβλεψιμότητας» που επικρατούν, όπως είπε, στην ελληνική
οικονομία, κάτι που επιζητούν οι επενδυτές για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις. Τόνισε ότι
η κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό και ως παράδειγμα γι’ αυτό έφερε το γεγονός πως «την
περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της προβλεψιμότητας και στον κατώτατο
μισθό», στέλνοντας μήνυμα ότι αυτό θα είναι το σημείο αναφοράς το οποίο θα πρέπει να
λαμβάνουν υπόψη τους οι εργοδότες για να μετράνε το λεγόμενο «μισθολογικό κόστος», όταν
θα σκέφτονται να επενδύσουν στην Ελλάδα.
Όλο και περισσότεροι εργαζόμενοι «συγκλίνουν» γύρω από τα κατώτατα όρια
Ήδη, άλλωστε, μεγάλο ποσοστό των εργαζομένων παίρνει αποδοχές μικρότερες και από αυτές
του ανειδίκευτου εργάτη. Τα στοιχεία δείχνουν ότι ήταν το 23% του συνόλου των εργαζομένων
το 2011 και σήμερα έχουν φθάσει το 33%!
Επίσης, η υπουργός δεν ξέχασε να διαφημίσει τη μείωση του «κόστους εργασίας» μέσω της
μείωσης των εργοδοτικών ασφαλιστικών εισφορών, κατά 5,4% από το 2019 μέχρι τώρα και
συνολικά 5,9% μέχρι το 2027. Ομως, η μείωση των ασφαλιστικών εισφορών είναι σε βάρος
των εργαζομένων γιατί μειώνονται κατ’ αναλογία τα έσοδα των ασφαλιστικών ταμείων τους και
σε όφελος των εργοδοτών ακριβώς γιατί μειώνεται το κόστος εργασίας.
Εδώ θα πρέπει να θυμίσουμε ότι η κυβέρνηση της ΝΔ ψήφισε τον πρόσφατο νόμο για τον
κατώτατο μισθό επικαλούμενη το αντίστοιχο γαλλικό μοντέλο, στο οποίο παρατηρούνται
κατακόρυφη αύξηση του αριθμού των εργαζομένων που αμείβονται με το κατώτατο ωρομίσθιο
(από 12% το 2021 σε 17,3% το 2023) και μεγάλη απαλλαγή των εργοδοτών από τις
ασφαλιστικές εισφορές των εργαζομένων τους οποίους προσλαμβάνουν με κατώτατο
ωρομίσθιο καθώς πληρώνουν μόνο την εισφορά εργατικού «ατυχήματος» και επαγγελματικής
ασθένειας. Και, βέβαια, τις εισφορές από τις οποίες απαλλάσσονται οι εργοδότες τις πληρώνει
ο γαλλικός λαός μέσω της φορολογίας του και τελικά μέσω του κρατικού προϋπολογισμού.
Παραπομπές:
1. Στους πίνακες 1 και 2 δεν περιλαμβάνεται το έτος 2020, καθώς, λόγω της πανδημίας, τα
στοιχεία που εμφανίζονται είναι ολοφάνερο ότι δεν αποτυπώνουν την πραγματικότητα.
Ενδεικτικά, εμφανίζεται αύξηση των μισθών την οποία ακολουθεί η μείωσή τους το 2021.
2. ΓΔΤΚ περιόδου 2011 – 2024 (μήνας Απρίλης).
3. ΓΔΤΚ περιόδου 2011 – 2023 (μήνας Δεκέμβρης).
4. Μέσος ετήσιος ΓΔΤΚ περιόδου 2011 – 2023 και για το έτος 2024 ο μέσος δωδεκαμήνου.
Χ. Μ.
 rizospastis.gr 
–

https://faretra.info/2024/12/24/apokaliptika-stoicheia-gia-tin-poreia-ton-misthon-diarkis-i-simpiesi-sta-katotata-oria-me-tous-nomous-ton-mnimoniakon-kiverniseon/


https://www.gnomip.gr/

 Publication date: 23/12/2024 14:41

 Similar Stats ranking (Greece): 2012

 link

Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025 – Οι εκτιμήσεις των
αναλυτών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.α.) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
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επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
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Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
enikonomia.gr
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των

https://eurocapital.gr/permalink/160938.html


https://www.eurocapital.gr/

 Publication date: 23/12/2024 12:05

 Similar Stats ranking (Greece): 21251

 https://eurocapital.gr/permalink/160938.html

επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο."
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Χρηματιστήριο Αθηνών Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο."
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
Δεν θέλετε να συμπληρώνετε το κείμενο αυτό σε κάθε αναζήτηση σας; Αρκεί απλά να
γραφτείτε δωρεάν στο Forin.gr πατώντας εδώ ή να συνδεθείτε με τον λογαριασμό σας.
Δεν υπάρχουν σχόλια! Πρόσθεσε το σχόλιο σου τώρα!
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
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don't even ask don't even ask don't even ask don't even ask Οι…αργίες των επενδυτών,
η υποαπόδοση του 2024, η γραμμή Τραμπ, το “χαρτί” της οικονομίας (υπουργικό), το
παραγωγικό μοντέλο, η Meridiam…καλοβλέπει Ελλάδα, τα ανοιχτά μέτωπα για Ευρώπη
και ΕΥΧΕΣ don't even ask
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
*Δυναμική επιστροφή αγοραστών στην Wall Street. Αφορμή για την αλλαγή του σκηνικού, η
μικρή άνοδος του δείκτη προσωπικών καταναλωτικών δαπανών τον Νοέμβριο. Κατά 2,4% ο
δείκτης τιμών PCE. Παράλληλα, ο δείκτης καταναλωτικής εμπιστοσύνης στις ΗΠΑ ενισχύθηκε
για πέμπτο διαδοχικό μήνα τον Δεκέμβριο. Αποφεύχθηκε και η δημοσιονομική παράλυση (σιγά
μην ενεργοποιούνταν shutdown..). Οριακή υποχώρηση στις αποδόσεις των ομολόγων, στο
4,53% το US10Y, στο 4,32% το US2Y. Στις 5.930,85 μονάδες ο S&P500, μετά από το μίνι
profit taking, στο 26,23% η θετική μεταβολή για το 2024.
*Με δύο (2) ανοιχτά μέτωπα υποδέχεται η Ευρώπη το 2025, Ουκρανία και ευρύτερη Μέση
Ανατολή. Θα εστιάσουμε στο πρώτο, καθότι διεξάγεται σε ευρωπαϊκό έδαφος, με λίγο ως πολύ
γνωστές τις-μέχρι τώρα- συνέπειες. Ποια είναι η γραμμή Τραμπ; Εάν η Ευρώπη θέλει (να
συνεχίσει) αυτόν τον πόλεμο, θα πρέπει να τον αναλάβει, εξ’ ολοκλήρου, να τον καλύπτει και
οικονομικά. Έναν πόλεμο που, μεθοδικά ξεκίνησαν το State Department και η Victoria Nuland,
μία 10ετία πριν. Οι insiders γνωρίζουν πως…
*Σε ένα άλλο “μέτωπο”, παράλληλο όμως, στις ΗΠΑ ενισχύεται η άποψη ότι ο υψηλός
πληθωρισμός θα μπορούσε να αντιμετωπιστεί με σύσφιξη της νομισματικής πολιτικής, χωρίς
να επιβραδυνθεί ο ρυθμός ανάπτυξης. Το σημειώναμε στην DeA τελευταία, πως ο Τραμπ θα
επιχειρήσει να εργαλειοποιήσει “δολάριο και χρέος”. Η ανάπτυξη στις ΗΠΑ δεν επιβραδύνθηκε,
το 2022, από την πολιτική επιθετικής αύξησης των επιτοκίων από την Fed. Αντιθέτως, το ΑΕΠ
των ΗΠΑ ενισχύθηκε 2,5%. Όμως, η ύφεση, που προεξοφλούσαν αρκετοί “ειδήμονες” δεν ήρθε
ούτε το 2023 όταν ο Powell έφθασε τα επιτόκια στο 5,5% ( ! ), τον Ιούλιο. Ωστόσο, η ύφεση,
που επέμενε να προεξοφλεί μερίδα “ειδικών” δεν ήρθε ούτε το 2024. Η Fed “βλέπει” ρυθμό
ανάπτυξης 2,4% για φέτος (υψηλότερο απ’ ότι προέβλεπε για 2,3% τον Σεπτέμβριο). Και ο
παραλογισμός (για “ειδήμονες” και “ειδικούς”) θα συνεχιστεί και το 2025, πόσο εκτιμά η Fed
πως θα αναπτυχθεί η οικονομία των ΗΠΑ; με 2,5% (από 2,1% προηγούμενη πρόβλεψη). Στον
αντίποδα, ποια οικονομία φθίνει την ίδια περίοδο (2022-2024), σωστά: η Ευρωπαϊκή. Θα
επιμείνουμε εδώ στην DeA να τα παρακολουθούμε, αναλύουμε όλα αυτά και το 2025, από τις
πρώτες κιόλας ημέρες. Και εκτενέστερα όταν, από τις 20 Ιανουαρίου αρχίσει να
αποσαφηνίζονται οι προθέσεις του νέου προέδρου των ΗΠΑ.
*Στα καθ’ ημάς, υπουργικό συμβούλιο σήμερα, Δευτέρα, με γεμάτη ατζέντα. Εύλογα ο ΠΘ
συνεχίζει να προτάσσει το “χαρτί” της ισχυρής οικονομίας, με αρκετούς δείκτες να
επιβεβαιώνουν το αφήγημα. Όμως, εμείς εδώ στην στήλη αναλύουμε ενδελεχώς, κυρίως, τους
ποιοτικούς δείκτες. Έτσι και σήμερα, είπαμε να δούμε λίγο το ισοζύγιο τρεχουσών
συναλλαγών, που σύμφωνα με την Eurostat η χώρα μας ήταν στις πρώτες θέσεις με τα
μεγαλύτερα ελλείμματα. Αναλυτικότερα, οι εξαγωγές αυξάνονται μεν-αλλά με βραδύτερο
ρυθμό- αυξάνονται δε περισσότερο οι εισαγωγές. Που είναι το πρόβλημα, για την παραγωγή
προϊόντων προς εξαγωγή χρησιμοποιούνται αυξανόμενες πρώτες ύλες κ.λ.π που εισάγονται.
Φαύλος κύκλος, που ενισχύει την εκτίμηση όσων κάνουν λόγο για απουσία κεντρικής πολιτικής
όσον αφορά στο παραγωγικό μοντέλο. Κοντολογίς, όσο οι εξαγωγές χρειάζονται-για την
παραγωγή- περισσότερες εισαγωγές, ενώ μένει στάσιμη η εγχώρια πρωτογενής, το πρόβλημα
διογκούται. Και εν μέρει μπορεί να καλύπτεται λόγω του τουρισμού, αλλά ο κίνδυνος
μετατροπής της οικονομίας ακόμη περισσότερο σε παροχής υπηρεσιών είναι πολύ μεγάλος.
Θα μπορούσε να ενεργοποιηθεί μηχανισμός επιδότησης των επιχειρήσεων στο ενεργειακό;
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δηλαδή να επιδοτηθούν-όπως οι ιδιώτες, από αρχές 2024- και τα τιμολόγια ηλεκτρικού
ρεύματος; Πως έχει η κατάσταση, μέχρι τελευταία (πληροφορίες Παρασκευής), πρώτες μέρες
Ιανουαρίου οι πάροχοι θα ανακοινώσουν τα τιμολόγια για τον πρώτο μήνα του έτους. Θα
υπάρξει περιθώριο σύντομου εύλογου χρόνου για να διαμορφωθούν οι τιμές και στη
συνέχεια-ενδεχομένως- να ληφθούν μέτρα και για τις επιχειρήσεις.
*Μου έλεγε γνωστός, σχετικά με την αναφορά της Meridiam για τον Great Sea Interconnector.
Πως έγινε γνωστή η συμμετοχή των Γάλλων; μέσω Bloomberg- δηλαδή διαρροής- ποια ημέρα
διέρρευσε; την ίδια που στην Λευκωσία η κυβέρνηση δημοσιοποιούσε τις νέες ενστάσεις της
(βασισμένες σε έκθεση ανεξάρτητου συμβούλου). Να υποθέσω ότι, πρόκειται για σύμπτωση
και όχι για πίεση του Παρισιού. Η γαλλική πλευρά, επιθυμεί διακαώς να τοποθετηθεί η
Meridiam στην ελληνική αγορά. Ο γνωστός, μου θύμισε ότι αρχικά είχε συμμετάσχει στο σχήμα
με ΕΛΛΑΚΤΩΡ-AVAX για την διεκδίκηση της νέας σύμβασης για την “Αττική Οδό”- την
ανέλαβε/”τρέχει” ήδη ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. Ακολούθησε και δεύτερη προσπάθεια- με AVAX-
για το τμήμα του ΒΟΑΚ-Χανιά-Ηράκλειο, όπου επικράτησε η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. Υπήρξε και τρίτη,
διεκδικώντας το 20% της θυγατρικής του ΑΔΜΗΕ στον διαγωνισμό διασύνδεσης
Αττικής-Κρήτης. Όμως, το 20% της “Αριάδνης”, το πήραν οι κινέζοι της State Grid.
*Είδα αρκετές εκτιμήσεις ειδικών της αγοράς, για το 2025. Οι περισσότερες από τους
συμμετέχοντες στο 26ο Capital Link Forum, στη Νέα Υόρκη. Δεν έχω λόγο να διαφωνήσω,
αυτοί είναι οι ειδικοί άλλωστε. Πλην όμως το 2024 στο ΧΑ, ο Γενικός Δείκτης ενισχύθηκε
12,32% από σχεδόν 39% το 2023 και μάλιστα σε μία χρονιά που ο S&P500 είχε άνοδο 24,34%
το 2024. Πρακτικά, υποαπέδωσε το 2024, το ΧΑ. Όλα τα άλλα είναι για να έχει να λέει ο
διευθύνων σύμβουλος της ΕΧΑΕ.
*Επίσης είδα-δηλαδή μου έστειλαν- την ανάρτηση του ΠΘ στο FaceBook, στο πλαίσιο του
εβδομαδιαίου απολογισμού της κυβέρνησης: “…«Στέλνουμε μήνυμα δικαιοσύνης και κοινής
λογικής απέναντι σε πρακτικές που βάρυναν δυσανάλογα τις τραπεζικές και διατραπεζικές
συναλλαγές φυσικών προσώπων και μικρομεσαίων επιχειρήσεων», σημειώνει χαρακτηριστικά.
Ακόμα, ο πρωθυπουργός επισημαίνει ότι η χώρα μας παραμένει στις 5 πρώτες θέσεις της
απορρόφησης πόρων από το Ταμείο Ανάκαμψης.
*Δύο παρατηρησούλες, χρήσιμο θα ήταν στον επόμενο (απολογισμό) να αναφερθεί και σε
ζητήματα λ.χ. ελλειμμάτων. Όσο για τις τραπεζικές προμήθειες, είπαμε, να δούμε πρώτα τι θα
κοστίσει στην τελική για τις τράπεζες και το συζητάμε. Όσο για την απορρόφηση πόρων από το
Ταμείο Ανάκαμψης, θα παραπέμψω στην Τράπεζα της Ελλάδος: Ως προς το σκέλος των
επιχορηγήσεων του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, τη «σημαντική υστέρηση στην
εκτέλεση δαπανών», καθώς «μόνο το 45% των συνολικών κονδυλίων των επιχορηγήσεων που
έχουν εισπραχθεί μέχρι στιγμής έχει διοχετευθεί στην πραγματική οικονομία» (Έκθεση
Τράπεζα της Ελλάδας, Ιούνιος 2024), με την υποεκτέλεση να «κοστίζει» στη χώρα 1% περίπου
του ΑΕΠ ετησίως. Επίσης, ως προς το σκέλος των δανείων, θα παραπέμψω στην Eurobank:
λιγότερο από το 1/4 των πόρων που είχε λάβει η Ελλάδα ως δάνεια από το Ταμείο Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας μέχρι τον Απρίλιο του 2024 είχαν φτάσει στους τελικούς αποδέκτες τους
(ιδιωτικές επιχειρήσεις)» (ενημερωτικό δελτίο «7 Ημέρες Οικονομία» της Eurobank, τέλη
Σεπτεμβρίου 2024).
*Αυτά τα ολίγα, για σήμερα. Υπενθυμίζω, αργεί το ΧΑ αύριο, Τρίτη-προφανώς Χριστούγεννα-
και Πέμπτη. Περισσότερα, κυρίως για μετοχές και επιλογές τις 3 ημέρες συνεδριάσεων:
Παρασκευή-προσεχή Δευτέρα και Τρίτη 31/12 (ημιαργία).
*Ευχές…

https://finupnews.gr/%ce%bf%ce%b9%ce%b1%cf%81%ce%b3%ce%af%ce%b5%cf%82-%cf%84%cf%89%ce%bd-%ce%b5%cf%80%ce%b5%ce%bd%ce%b4%cf%85%cf%84%cf%8e%ce%bd-%ce%b7-%cf%85%cf%80%ce%bf%ce%b1%cf%80%cf%8c%ce%b4%ce%bf%cf%83%ce%b7/


https://www.zougla.gr/

 Publication date: 23/12/2024 05:56

 Similar Stats ranking (Greece): 22

 link

Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το μήνυμα των αναλυτών που συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που
διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα Υόρκη
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας.
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
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Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
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υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας.
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
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ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
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μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
zougla.gr

https://www.voliotaki.gr/2024/12/%cf%87%cf%81%ce%b7%ce%bc%ce%b1%cf%84%ce%b9%cf%83%cf%84%ce%ae%cf%81%ce%b9%ce%bf-%ce%b1%ce%b8%ce%b7%ce%bd%cf%8e%ce%bd-%ce%b8%ce%b5%cf%84%ce%b9%ce%ba%cf%8c-%cf%84%ce%bf-%ce%b1%cf%86%ce%ae%ce%b3%ce%b7.html


https://galaksias.com/

 Publication date: 23/12/2024 05:24

 link

Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
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ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
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μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
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Αποκαλυπτικά στοιχεία για την πορεία των μισθών – Συμπίεση στα κατώτατα όρια με
τους νόμους ΝΔ – ΣΥΡΙΖΑ – ΠΑΣΟΚ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από τον «Ριζοσπάστη» – Λίγες μέρες μετά την ψήφιση του εκτρωματικού νόμου για την
ενσωμάτωση της ευρωπαϊκής Οδηγίας για τους..
Από τον «Ριζοσπάστη» – Λίγες μέρες μετά την ψήφιση του εκτρωματικού νόμου για την
ενσωμάτωση της ευρωπαϊκής Οδηγίας για τους λεγόμενους «επαρκείς μισθούς» και τον
καθορισμό του κατώτατου μισθού μέσω του γνωστού αλγορίθμου, τόσο από παρεμβάσεις της
κυβέρνησης όσο και από κάθε διαθέσιμο στοιχείο επιβεβαιώνεται η βασική επιδίωξη:
Η διαρκής συμπίεση όλων των μισθών γύρω από τα κατώτατα όρια, όπως έχουν
«παραγγείλει» οι επιχειρηματικοί όμιλοι σε όλες τις κυβερνήσεις.
Υπενθυμίζεται ότι το συγκεκριμένο νομοσχέδιο ψήφισε η κυβέρνηση της ΝΔ, ενώ πάνω από τα
μισά του άρθρα υπερψήφισε και το ΠΑΣΟΚ, βάζοντας μια ακόμα σφραγίδα συναίνεσης στην
επίθεση στο λαϊκό εισόδημα. Τη στρατηγική στόχευση για τη διαρκή συμπίεση των μισθών
αποκαλύπτουν τα διαθέσιμα στοιχεία για την πορεία τους από το 2011 μέχρι και σήμερα.
Τα χρόνια δηλαδή που ξηλώθηκαν οι κλαδικές Συλλογικές Συμβάσεις, οι τριετίες και άλλα
δικαιώματα, με τους μνημονιακούς νόμους των ΝΔ – ΠΑΣΟΚ – ΣΥΡΙΖΑ. Επιβεβαιώνεται
δηλαδή το δίκαιο των διεκδικήσεων για επαναφορά των Συλλογικών Συμβάσεων και όλων των
διατάξεων που τους δίνουν πραγματική υπόσταση (ευνοϊκότερη ρύθμιση, επεκτασιμότητα,
υποχρεωτικότητα κ.λπ.), όπως αυτές περιλαμβάνονται και στην πρόταση νόμου που
κατέθεσαν πάνω από 650 σωματεία. Μια πρόταση που απορρίφθηκε με συνοπτικές
διαδικασίες στη Βουλή από όλα τα κόμματα, πλην του ΚΚΕ που ανέλαβε να την καταθέσει.
Επιβίωση το 2024 με μισθούς κάτω και από το 2011!
 
 
Μια απλή ματιά στην πορεία των χρόνων αυτών, σύμφωνα με τα «Μηνιαία στοιχεία
απασχόλησης μισθωτών ασφαλισμένων ιδιωτικού δικαίου e-ΕΦΚΑ» για τον μήνα Απρίλη, από
το 2011 μέχρι και το 2024, δείχνει καθαρά ότι την περίοδο 2011 – 2022 ο ονομαστικός μέσος
μεικτός μισθός (δείτε πάνω τον πίνακα)1 είχε μια καθαρά φθίνουσα πορεία. Μάλιστα, παρά τη
μικρή αύξηση που σημείωσε το 2023 και το 2024, παραμένει μειωμένος κατά σχεδόν 11% σε
σχέση με το 2011!
Ανάλογη πορεία ακολουθεί ο ονομαστικός διάμεσος των συνολικών μεικτών αποδοχών
μισθός (δείτε πάνω τον πίνακα). Διάμεσος μισθός ονομάζεται στην προκειμένη περίπτωση το
ανώτερο ποσό μέχρι το οποίο φθάνουν οι συνολικές μεικτές αποδοχές για το 50% των
εργαζομένων. Για παράδειγμα, το 2011 οι αποδοχές του 50% των εργαζομένων κυμαίνονταν
από μερικές δεκάδες ευρώ μέχρι 1.150 ευρώ. Επομένως, το ποσό των 1.150 ευρώ είναι ο
διάμεσος. Σύμφωνα λοιπόν με τα στοιχεία του ΕΦΚΑ για τον μήνα Δεκέμβρη, από το 2011
μέχρι το 2018, ακολουθείται μια φθίνουσα πορεία η οποία αντιστράφηκε μέχρι και το
2023, ωστόσο ο διάμεσος μισθός παραμένει μειωμένος κατά 12% συγκριτικά με τον αντίστοιχο
μισθό του 2011.
Εδώ θα πρέπει να σημειωθεί ότι σύμφωνα με τον τρόπο παρουσίασης των στοιχείων, στον
υπολογισμό του διάμεσου μισθού συμπεριλαμβάνονται εκτός από τις τακτικές αποδοχές και
οποιασδήποτε άλλης φύσης επιπλέον αμοιβές (π.χ. για υπερωρίες, δουλειά σε αργίες και
δουλεμένα ρεπό κ.ά.).
Από την άλλη μεριά, ο ονομαστικός κατώτατος μεικτός μισθός (δείτε πάνω τον πίνακα) μετά
την τεράστια μείωση που έγινε το 2012 με κρατική παρέμβαση (κατά 22% για τους
εργαζόμενους άνω των 25 ετών και κατά 32% για τους εργαζόμενους κάτω των 25 ετών),
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ακολούθησε σε ονομαστικές τιμές μια φαινομενικά αύξουσα πορεία. Ομως, ακόμα κι έτσι, μόλις
το 2023 ξεπέρασε τον ονομαστικό κατώτατο μεικτό μισθό του 2011 κατά μόλις 29 ευρώ!
Αυτή η ανάγνωση των στοιχείων για τους ονομαστικούς μισθούς δείχνει την πορεία σύγκλισης
του μέσου, διάμεσου και κατώτατου μισθού κυρίως λόγω της μεγάλης μείωσης του μέσου και
ακόμα μεγαλύτερης του διάμεσου μισθού και της πολύ μικρής αύξησης του κατώτατου.
Φαινομενική «αύξηση» – πραγματική μείωση
 
 
Ομως, το ποια είναι η κατάσταση που βιώνουν καθημερινά οι εργαζόμενοι, δηλαδή ότι ο
μισθός δεν φθάνει για να βγάλουν τον μισό μήνα, αποτυπώνεται σαφέστερα και καλύτερα όταν
λάβουμε υπόψη και τον Γενικό Δείκτη Τιμών Καταναλωτή (ΓΔΤΚ), ώστε να διαπιστωθεί η
επίδραση του πληθωρισμού στους ονομαστικούς και να εξαγάγουμε τους πραγματικούς
μισθούς με τους οποίους πρέπει να τα βγάλει πέρα ο κάθε εργαζόμενος.
Με βάση λοιπόν την πορεία του ΓΔΤΚ για την περίοδο 2011 – 2024 προκύπτουν τα εξής
συμπεράσματα:
— Ο πραγματικός μέσος μεικτός μισθός2 (Δείτε πάνω τον πίνακα) βρίσκεται σε φθίνουσα
πορεία, παρά τα σκαμπανεβάσματα των τελευταίων ετών, και σε κάθε περίπτωση γεγονός
είναι ότι ο πραγματικός μέσος μεικτός μισθός τον Απρίλη του 2024 ήταν μειωμένος κατά
σχεδόν 22% συγκριτικά με τον αντίστοιχο μισθό του 2011.
— Παρόμοια πορεία ακολουθεί ο πραγματικός3 διάμεσος των συνολικών μεικτών
αποδοχών (Δείτε πάνω τον πίνακα), ο οποίος τον Δεκέμβρη του 2023 ήταν μειωμένος κατά
21,5% συγκριτικά με τον αντίστοιχο μήνα του 2011.
Σε ό,τι αφορά τον κατώτατο μισθό η φαινομενική αύξηση που παρουσιάζει στις ονομαστικές
τιμές του δίνει τη θέση της στη μείωση σε πραγματικές τιμές. Ετσι, τον Απρίλη του 2024
ο πραγματικός4 μεικτός κατώτατος μισθός (Δείτε πάνω τον πίνακα) είναι μειωμένος κατά 3,5%
συγκριτικά με τον κατώτατο μισθό του 2011. Εδώ να θυμίσουμε ότι η τελευταία αύξηση του
κατώτατου μισθού δόθηκε τον Απρίλη του 2024.
Και αυτά τα στοιχεία επιβεβαιώνουν τη σύγκλιση προς τα κάτω, του μέσου και διάμεσου
μισθού με τον κατώτατο. Και τα τρία μεγέθη βρίσκονται σε φθίνουσα πορεία σε πραγματικές
τιμές και η σύγκλιση συμβαίνει γιατί η μείωση του μέσου και διάμεσου είναι μεγαλύτερη από τη
μείωση του κατώτατου μισθού.
Τσακίζει τα λαϊκά εισοδήματα η ακρίβεια
Ακόμα χειρότερα είναι τα πράγματα για τις εργατικές και λαϊκές οικογένειες όταν λάβουμε
υπόψη μας όχι τον Γενικό Δείκτη Τιμών Καταναλωτή αλλά τους υποδείκτες ομάδων του Δείκτη
Τιμών Καταναλωτή, που περιλαμβάνουν προϊόντα αναγκαία για τα λαϊκά νοικοκυριά. Ενας από
αυτούς είναι ο υποδείκτης «Διατροφή και Μη Αλκοολούχα Ποτά». Με βάση αυτόν τον
υποδείκτη ο πραγματικός μέσος μεικτός μισθός τον Απρίλη του 2011 ήταν 1.300 ευρώ και τον
Απρίλη του 2024 μόλις 870 ευρώ! Μείωση 33%!
Επιβεβαιώνουν την ισοπέδωση και τη διαφημίζουν
Την προς τα κάτω σύγκλιση του μέσου με τον κατώτατο μισθό αποδέχεται μάλιστα και
το Ιδρυμα Οικονομικών και Βιομηχανικών Ερευνών, το οποίο βέβαια κανείς δεν μπορεί να
κατηγορήσει ότι …μεροληπτεί υπέρ των εργατικών διεκδικήσεων.
Στην έκθεση λοιπόν που συνέταξε για την «Αξιολόγηση του Ισχύοντος Νομοθετημένου
Κατώτατου Μισθού» (Φλεβάρης 2024), στο πλαίσιο συμμετοχής του στη διαβούλευση με το
υπουργείο Εργασίας και άλλους «κοινωνικούς εταίρους», σημειώνει: «…Ο πραγματικός μέσος
μισθός, σε συνέχεια σωρευτικής ανόδου κατά 25% την περίοδο 2000 – 2009, κατέγραψε
συστηματική υποχώρηση την περίοδο 2010 – 2022, σωρευτικά κατά 30%, με αποτέλεσμα το
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2022 να παραμένει σε πραγματικούς όρους 18% χαμηλότερος από το 2000. Αυτό έχει ως
αποτέλεσμα, σε πραγματικούς όρους, ο κατώτατος μισθός στην Ελλάδα να συγκλίνει ολοένα
και περισσότερο στον μέσο μισθό τα τελευταία χρόνια».
Με άλλα λόγια, επιβεβαιώνεται πέρα για πέρα ότι ο νόμος που ψήφισε πρόσφατα η
κυβέρνηση: Πρώτον, παγιώνει τον καθορισμό του κατώτατου μισθού από το κράτος
και, δεύτερον, μετατρέπει τον κατώτατο μισθό σε έναν σκληρό μισθολογικό πυρήνα, γύρω από
τον οποίο θα συγκεντρώνεται μια όλο και μεγαλύτερη μάζα εργαζομένων, με αποτέλεσμα οι
μέσοι μισθοί να φθίνουν, τείνοντας προς αυτόν τον πυρήνα. Είναι, δηλαδή, μια «μαύρη τρύπα»
που καταπίνει δικαιώματα και μισθούς. Με αυτήν την έννοια είναι πράγματι «δίχτυ ασφαλείας»
αλλά για τους εργοδότες, όχι για τους εργαζόμενους!
Τις διαπιστώσεις αυτές για τον ρόλο του νέου μηχανισμού διαμόρφωσης του κατώτατου μισθού
επιβεβαιώνουν και τα λόγια της υπουργού Εργασίας, Νίκης Κεραμέως. Πριν από λίγες μέρες
«βγαίνοντας παγανιά» για να προσελκύσει επενδυτές από το εξωτερικό μίλησε στο «26ο
ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη.
Στην τοποθέτησή της διαφήμισε τη μείωση του κόστους εργασίας στη χώρα μας και τις
συνθήκες «σταθερότητας» και «προβλεψιμότητας» που επικρατούν, όπως είπε, στην ελληνική
οικονομία, κάτι που επιζητούν οι επενδυτές για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις. Τόνισε ότι
η κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό και ως παράδειγμα γι’ αυτό έφερε το γεγονός πως «την
περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της προβλεψιμότητας και στον κατώτατο
μισθό», στέλνοντας μήνυμα ότι αυτό θα είναι το σημείο αναφοράς το οποίο θα πρέπει να
λαμβάνουν υπόψη τους οι εργοδότες για να μετράνε το λεγόμενο «μισθολογικό κόστος», όταν
θα σκέφτονται να επενδύσουν στην Ελλάδα.
Ολο και περισσότεροι εργαζόμενοι «συγκλίνουν» γύρω από τα κατώτατα όρια
Ηδη, άλλωστε, μεγάλο ποσοστό των εργαζομένων παίρνει αποδοχές μικρότερες και από αυτές
του ανειδίκευτου εργάτη. Τα στοιχεία δείχνουν ότι ήταν το 23% του συνόλου των εργαζομένων
το 2011 και σήμερα έχουν φθάσει το 33%!
Επίσης, η υπουργός δεν ξέχασε να διαφημίσει τη μείωση του «κόστους εργασίας» μέσω της
μείωσης των εργοδοτικών ασφαλιστικών εισφορών, κατά 5,4% από το 2019 μέχρι τώρα και
συνολικά 5,9% μέχρι το 2027. Ομως, η μείωση των ασφαλιστικών εισφορών είναι σε βάρος
των εργαζομένων γιατί μειώνονται κατ’ αναλογία τα έσοδα των ασφαλιστικών ταμείων τους και
σε όφελος των εργοδοτών ακριβώς γιατί μειώνεται το κόστος εργασίας.
Εδώ θα πρέπει να θυμίσουμε ότι η κυβέρνηση της ΝΔ ψήφισε τον πρόσφατο νόμο για τον
κατώτατο μισθό επικαλούμενη το αντίστοιχο γαλλικό μοντέλο, στο οποίο παρατηρούνται
κατακόρυφη αύξηση του αριθμού των εργαζομένων που αμείβονται με το κατώτατο ωρομίσθιο
(από 12% το 2021 σε 17,3% το 2023) και μεγάλη απαλλαγή των εργοδοτών από τις
ασφαλιστικές εισφορές των εργαζομένων τους οποίους προσλαμβάνουν με κατώτατο
ωρομίσθιο καθώς πληρώνουν μόνο την εισφορά εργατικού «ατυχήματος» και επαγγελματικής
ασθένειας. Και, βέβαια, τις εισφορές από τις οποίες απαλλάσσονται οι εργοδότες τις πληρώνει
ο γαλλικός λαός μέσω της φορολογίας του και τελικά μέσω του κρατικού προϋπολογισμού.
Παραπομπές:
1. Στους πίνακες 1 και 2 δεν περιλαμβάνεται το έτος 2020, καθώς, λόγω της πανδημίας, τα
στοιχεία που εμφανίζονται είναι ολοφάνερο ότι δεν αποτυπώνουν την πραγματικότητα.
Ενδεικτικά, εμφανίζεται αύξηση των μισθών την οποία ακολουθεί η μείωσή τους το 2021.
2. ΓΔΤΚ περιόδου 2011 – 2024 (μήνας Απρίλης).
3. ΓΔΤΚ περιόδου 2011 – 2023 (μήνας Δεκέμβρης).
4. Μέσος ετήσιος ΓΔΤΚ περιόδου 2011 – 2023 και για το έτος 2024 ο μέσος δωδεκαμήνου.
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025 – Οι εκτιμήσεις των
αναλυτών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.α.) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
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επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
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Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
enikonomia.gr
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Προετοιμαστείτε - Έρχεται σύντομα «πόνος» στο Χρηματιστήριο αλλά μελλοντικά
οφέλη λόγω μετάβασης στις ανεπτυγμένες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Γιατί ετοιμάζουν εισαγωγή για ξένα χρηματιστήρια Titan USA – Μetlen
Πολλαπλά μηνύματα έδωσαν στο χρηματιστήριο οι ξένοι οίκοι, αλλά και δύο υπό
«μετανάστευση» εισηγμένες εταιρείες (Τitan USA, Metlen).
Ωστόσο, η ηγεσία της ΕΧΑΕ επιμένει να αντιπαραβάλλει ως πανάκεια για όλα τις ανεπτυγμένες
αγορές.
Αν και έχει διορθώσει ελάχιστα από όσα τους μεταφέρουν οι εμπλεκόμενοι στις αγορές.
Ας ξεκινήσουμε, από τις εισηγμένες εταιρείες.
Έχοντας επιλέξει εδώ και χρόνια η Τσιμεντοβιομηχανία Τιτάν το Χρηματιστήριο των Βρυξελλών
για την πρωτογενή διαπραγμάτευση των μετοχών και την φορολογική έδρα της Κύπρου, δεν
είναι παράδοξο να επιλέγει την χρηματιστηριακή αγορά της Νέας Υόρκης για την εισαγωγή του
20% των μετοχών της Τitan USA.
Oι δύο λόγοι της φυγής μιας από τις αρχαιότερες εταιρείες του ελληνικού χρηματιστηρίου, του
Τιτάνα, είναι οι υψηλότεροι πολλαπλασιαστές αποτίμησης στη Νέα Υόρκη, αλλά και η
μεγαλύτερη ρευστότητα στις μετοχές.
Δευτερευόντως, είναι η νέα άντληση κεφαλαίων, αφού διαθέτει υψηλές ταμειακές ροές.
Όταν οι μετοχές των τσιμεντοβιομηχανιών στις ΗΠΑ διαπραγματεύονται με πολλαπλασιαστή
επιχειρηματικής αξίας προς λειτουργικά κέρδη (EV/ΕBIΤDA) 9-11,5 φορές τότε με τα σημερινά
οικονομικά στοιχεία η αποτίμηση της θυγατρικής ενδέχεται να ξεπεράσει τα 2 δισ. ευρώ.
Για τους ίδιους λόγους αλλά και ορισμένους πρόσθετους προτιμά το αγγλικό χρηματιστήριο του
Λονδίνου η Metlen.
Όπως εξήγησαν στελέχη του ομίλου, για τον δείκτη τιμή προς κέρδη P/E o μέσος δείκτης είναι
16,4 φορές τα κέρδη όταν στην Ελλάδα είναι πολύ χαμηλότερα ενώ και στον πολλαπλασιαστή
ΕV/ΕBIDTA στο Λονδίνο ο μέσος δείκτης κινείται στο 11.
Δεύτερος λόγος είναι η υψηλότερη ρευστότητα στις μετοχές.
Ωστόσο, υφίστανται και πρόσθετοι λόγοι αφού ο κ. Ε. Μυτιληναίος έχει παραδεχθεί ότι η
εταιρεία διαθέτει μεγαλύτερη δραστηριοποίηση στο Ηνωμένο Βασίλειο (500 εκατ. λίρες μόνο
μια σύμβαση), αλλά και στην Ιταλία.
Και το χρηματιστήριο του Λονδίνου κατέχει μια ιταλική χρηματιστηριακή αγορά.
Προφανώς, η Metlen, βρίσκεται πιο κοντά στην Ευρώπη, απ’ ότι στις ΗΠΑ, αφού διαθέτει μόνο
μια σύμβαση στον Καναδά.
Συμπερασματικά, οι αποτιμήσεις στο «ρηχό» ελληνικό χρηματιστήριο είναι 30-40%
χαμηλότερες, αλλά όπως θα δούμε οι επενδυτικοί τραπεζίτες προειδοποιούν αφενός για τον
«βραχυπρόθεσμο» πόνο που θα προκαλέσει η αναβάθμιση και αφετέρου για τις υπόλοιπες
εγγενείς αδυναμίες της ελληνικής αγοράς.
Ισραήλ: 50 δισ. δολάρια εκροές – ευκαιρίες και για μικρές εταιρείες με σταθερά πλάνα
Δυο από τους κύριους επενδυτικούς τραπεζίτες που φέρνουν επενδυτές στην Ελλάδα
(Goldman Sachs, Morgan Stanley) επισήμαναν πρόσφατα στη Νέα Υόρκη (Capital Link) με
ευγενικό τρόπο τις αδυναμίες της ελληνικής αγοράς και ήταν σχεδόν αμήχανοι όταν άκουγαν
τον κ.Γ. Κοντόπουλο να αναφέρεται σε “καλό προϊόν το οποίο πρέπει να εκθέσεις σε όσο το
δυνατόν μεγαλύτερο κοινό, στις ανεπτυγμένες αγορές”.
Ο υπεύθυνος του Investment banking της Goldman Sachs για Ελλάδα – Κύπρο κ. Δημήτριος
Κοφίτσας συμφώνησε ότι θα υπάρχουν μακροπρόθεσμα οφέλη από την μετάβαση της Αθήνας
στις ανεπτυγμένες αγορές, αλλά εκτίμησε ότι θα υπάρχει προσαρμογή και βραχυπρόθεσμος
πόνος από την έξοδο των επενδυτών από τις αναδυόμενες αγορές.
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Υπενθύμισε ότι στο Ισραήλ καταγράφηκαν 50 δισ. δολάρια εκροές κατά τη  μετάβαση ενώ
συγκρίνοντας Αθήνα με ανεπτυγμένες αγορές είναι σαφές ότι οι επενδυτές δεν θα προτιμήσουν
ελληνικές μετοχές έναντι λ.χ. της Nvdia.
Απαντώντας πρακτικά στις ερωτήσεις του δικηγόρου της Μilbank κ. Απόστολου Γκουτζίνη, ο κ.
Κοφίτσας είπε τι χρειάζονται οι ξένοι επενδυτές:
Καθημερινή ρευστότητα 5 -10 εκατ. ευρώ ανά μετοχή και δημιουργία ελληνικού επενδυτικού
κοινού – και το ελάχιστο που υπάρχει στήριξε όπως είπε τα τραπεζικά placements, τα
placements των εισηγμένων και τις ομολογιακές εκδόσεις.
Ο ίδιος υπογράμμισε ότι δεν είναι πολιτικός, ωστόσο απαιτείται εκπαίδευση και marketing για
τους Έλληνες επενδυτές.
Σε ό,τι αφορά του ξένους επενδυτές στην Ελλάδα δεν υπάρχει ούτε ένας λογαριασμός από
Ασία, ενώ είναι ελάχιστοι από τη Μέση Ανατολή.
Από την πλευρά του, ο υπεύθυνος Investment Βanking της Morgan Stanley κ. Κωνσταντίνος
Κωστόπουλος, διέκρινε ότι το μάθημα του 2024 είναι ότι οι αγορές για την Ελλάδα είναι εκεί,
εάν οι ελληνικές εταιρείες διαθέτουν συμπαγή επενδυτικά πλάνα και συμπαγή διοίκηση
προκειμένου να υλοποιήσουν όσα υπόσχονται στους επενδυτές.
Μάλιστα, δεν έχει σημασία εάν πρόκειται για μικρές εταιρείες, αρκεί να έχουν συγκεκριμένο
πλάνο, διοίκηση και όραμα προκειμένου να γίνουν μεγαλύτερες.
Απέναντι σ’ αυτά και ενώ δεν έχει επιλυθεί το ζήτημα της διασποράς στις εισηγμένες ο κ.
Κοντόπουλος θεωρεί ότι αρκεί το καλό προϊόν.
Ο δε πρώην πολιτικός προϊστάμενος του κ. Άλεξ Πατέλης, έξι ημέρες πριν παραιτηθεί
διοργάνωσε private dinner στο Λονδίνο για 50 επενδυτές (homes club).
Eικάζουμε ότι επρόκειτο για επενδυτές ανεπτυγμένων αγορών, διότι όσοι βρίσκονται στις
αναδυόμενες έχουν ήδη γνωρίσει από πρώτο “χέρι” την αξιοπιστία των όσων είχαν λεχθεί για
τη φορολογία των τραπεζών.
Παφίλας Δημήτρης
dpafilas@yahoo.com
www.bankingnews.gr
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025 – Οι εκτιμήσεις των
αναλυτών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.α.) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
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επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του

https://www.enikonomia.gr/markets/chrimatistirio-athinon-thetiko-to-afigi/598603/


https://www.enikonomia.gr/

 Publication date: 22/12/2024 16:50

 Similar Stats ranking (Greece): 320

 https://www.enikonomia.gr/markets/chrimatistirio-athinon-thetiko-to-afigi/598603/

Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Τέταρτος χρόνος ανόδου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα δεδομένα που δείχνουν συνέχιση της θετικής πορείας
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας.
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δισ. ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
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επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα.
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
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Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026.
Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση
για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η
αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές
αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη
ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι
η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές
αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει
περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να
υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα
επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής
οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια
χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Πηγή: ΑΠΕ
Ακολουθήστε μας για όλες τις ειδήσεις στο Bing News και το Google News
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο."
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«Χαμόγελα» στο Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές
στο επίκεντρο των επενδυτών
Για ακόμη μία χρονιά, η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
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ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό

https://businessvoice.gr/epicheiriseis/819744/chamogela-sto-chrimatistirio-athinon-thetiko-to-afigima-kai-gia-to-2025/


https://businessvoice.gr/

 Publication date: 22/12/2024 13:54

 link

μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
Σύνταξη: [email protected] 
Διαφημίσεις: [email protected]
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, με τον Γενικό Δείκτη
συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
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ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
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υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
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Οι προβλέψεις για το Χρηματιστήριο Αθηνών το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη του Χρηματιστηρίου Αθηνών να καταγράφει συνολικά
κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των μετοχών του Χρηματιστηρίου Αθηνών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των
αναλυτών που συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε
προσφάτως στη Νέα Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025.
Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά
σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και
τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία
αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες
ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισ. ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5 δισ. ευρώ με τις
επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά placements που πραγματοποιήθηκαν
από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό προσεγγίζει τα 5 δισ. ευρώ. Τα μεγέθη
αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και
εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3,3 δισ. ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιά σε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι «οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη».
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. «Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται.
Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι η επιστροφή
της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις κεφαλαίου, οι οποίες
αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και κατέγραψαν όγκους
συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το 2007, αυτό αποτελεί
ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η Ελλάδα έχει αυξήσει
περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να
θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών».
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: «Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0 –
2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης.
Το Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. «Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά,
καθώς μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές
από παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας».
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
«υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
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Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025 – 2026.
Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση
για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η
αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές
αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη
ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών», προσθέτοντας ότι
«η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές
αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει
περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς.
Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε
κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το
αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των
επενδυτών για ακόμη μια χρονιά».
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου και Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι «ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι
περισσότερες εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη
σταθερότητα της ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν
νέους ξένους επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η
ελληνική κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση
και το κανονιστικό πλαίσιο».
Πηγή: www.newsit.gr
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ΧΑ-Ανάλυση: «Θετικό το αφήγημα για τις ελληνικές μετοχές»-Ευκαιρίες και προοπτικές
για το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο Αθηνών: Σταθερά στο επίκεντρο των επενδυτών για το 2025 προβλέπουν
Έλληνες αναλυτές
 
Με τέσσερα χρόνια συνεχούς ανόδου και τον Γενικό Δείκτη να έχει σημειώσει συνολικά κέρδη
άνω του 70%, το Χρηματιστήριο Αθηνών παραμένει στο επίκεντρο του διεθνούς επενδυτικού
ενδιαφέροντος. Οι αναλυτές που συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum στη Νέα
Υόρκη υπογράμμισαν τη θετική δυναμική της ελληνικής αγοράς και τις ευοίωνες προοπτικές για
το 2025.
Η ενίσχυση της ελληνικής οικονομίας, με ρυθμούς ανάπτυξης πολλαπλάσιους του μέσου όρου
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δημοσιονομικά πλεονάσματα και μείωση του χρέους, δημιουργεί ένα
υποστηρικτικό μακροοικονομικό περιβάλλον για τις ελληνικές μετοχές.
Η ένταξη του Χρηματιστηρίου Αθηνών στη λίστα παρακολούθησης του FTSE για αναβάθμιση
στις ανεπτυγμένες αγορές, μετά από οκτώ χρόνια στις αναδυόμενες, αποτελεί ορόσημο για την
ελληνική κεφαλαιαγορά. Σύμφωνα με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο του ΧΑΑ, κ. Γιάννο
Κοντόπουλο, «αυτή η εξέλιξη αντανακλά τη συντελεσθείσα πρόοδο και ενισχύει τη θέση της
Ελλάδας στο διεθνές επενδυτικό περιβάλλον».
Ρευστότητα και ισχυρές επενδυτικές ροές
Το 2024 χαρακτηρίστηκε από έντονη κινητικότητα στις ελληνικές εισηγμένες εταιρείες, με
συνολική άντληση κεφαλαίων που αγγίζει τα 5 δισ. ευρώ, ενώ το ενδιαφέρον των ξένων
επενδυτών για την ελληνική αγορά διατηρείται σε υψηλά επίπεδα.
Εμβληματικές συναλλαγές, όπως η εισαγωγή του Διεθνούς Αερολιμένα Αθηνών στο
Χρηματιστήριο και η αποεπένδυση του ΤΧΣ από τις τράπεζες, αναδεικνύουν τη δυναμική της
αγοράς. Σύμφωνα με τον κ. Δημήτρη Κόφιτσα της Goldman Sachs, «η πολιτική σταθερότητα
και οι ισχυροί ρυθμοί ανάπτυξης ενισχύουν την ελκυστικότητα των ελληνικών περιουσιακών
στοιχείων».
Οι μετοχές στο επίκεντρο του 2025
Η ελληνική αγορά συνεχίζει να υπερβαίνει τις ευρωπαϊκές αποδόσεις, ενώ οι δευτερογενείς
προσφορές μετοχών κατέγραψαν τον υψηλότερο όγκο συναλλαγών από το 2007. Οι αναλυτές
εκτιμούν ότι η ελληνική οικονομία θα διατηρήσει ρυθμούς ανάπτυξης 2%-2,5%,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα των εισηγμένων εταιρειών, οι οποίες καταγράφουν υψηλές
κερδοφορίες και μερισματικές αποδόσεις που συχνά ξεπερνούν τους ευρωπαϊκούς μέσους
όρους.
Ο επικεφαλής της Barclays, κ. Στέφανο Κόντε, σημείωσε ότι «η ελληνική αγορά συνεχίζει να
κερδίζει έδαφος στις διεθνείς αγορές, προσελκύοντας επενδυτές που αναζητούν ευκαιρίες σε
σταθερές και κερδοφόρες εταιρείες».
Η αναμενόμενη αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να ενισχύσει περαιτέρω τη ρευστότητα και τη διεθνή του προβολή. Η ελληνική κεφαλαιαγορά
βρίσκεται σε μια τροχιά ανάπτυξης που υποστηρίζεται από ισχυρές οικονομικές βάσεις και ένα
φιλόδοξο επενδυτικό σχέδιο, καθιστώντας την έναν από τους πλέον υποσχόμενους
επενδυτικούς προορισμούς για το 2025.
 
Αναλυτικά οι τοποθετήσεις των αναλυτών που συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum,
που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα Υόρκη
Ο Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
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ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της Barclays
επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
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σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και
στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.»,
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά.»
Η Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Διαβάστε επίσης: Χρηματιστήριο Αθηνών: Πόσες μέρες θα μείνει κλειστό την εβδομάδα των
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Ανοδικές εκτιμήσεις για το Χρηματιστήριο Αθηνών και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα τελευταία 4 χρόνια ο Γενικός Δείκτης έχει καταγράψει κέρδη άνω του 70%
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο Γιάννος Κοντόπουλος, διευθύνων σύμβουλος του ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε ότι
η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
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επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο Στέφανο Κόντε, διευθύνων σύμβουλος, επικεφαλής της νότιας Ευρώπης ECM της Barclays
επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο Σεζάρ Ραμίρεζ, εκτελεστικός διευθυντής, επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο Ηλίας Καντζος, διευθύνων σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
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διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και
στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.»,
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά.»
Η Σοφία Γεωργιάδου, υπεύθυνη νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες Δικηγορικό
Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες εισηγμένες
εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της ελληνικής
οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους επενδυτές.
Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική κεφαλαιαγορά έχει
κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το κανονιστικό πλαίσιο."
Σχετικά Άρθρα
Χρηματιστήριο: Εβδομαδιαίες απώλειες 1,14%
 20/12/2024 20:40
Χρηματιστήριο: Kέρδη 13,62% από τις αρχές 2024
 13/12/2024 19:04
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο Γιάννος Κοντόπουλος, διευθύνων σύμβουλος του ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε ότι
η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
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συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο Στέφανο Κόντε, διευθύνων σύμβουλος, επικεφαλής της νότιας Ευρώπης ECM της Barclays
επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
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να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο Σεζάρ Ραμίρεζ, εκτελεστικός διευθυντής, επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο Ηλίας Καντζος, διευθύνων σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και
στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.»,
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά.»
Η Σοφία Γεωργιάδου, υπεύθυνη νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες Δικηγορικό
Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες εισηγμένες
εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της ελληνικής
οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους επενδυτές.
Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική κεφαλαιαγορά έχει
κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το κανονιστικό πλαίσιο."
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Κέρδη άνω του 70%, καταγράφει ο ΓΔ του ΧΑ, συμπληρώνοντας τέσσερα συνεχή έτη
ανόδου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Του Γιάννη Χαλκιαδάκη. Με τον Γενικό Δείκτη να καταγράφει συνολικά κέρδη άνω του 70%,
συμπληρώνοντας τέσσερα συνεχή ανοδικά έτη, ανατέλλει ακόμη μία χρονιά με άνοδο, για τον
Όμιλο  Χρηματιστηρίου Αθηνών, με τον διευθύνοντα σύμβουλο Γιάννος Κοντόπουλο.
Βέβαια και το μήνυμα των αναλυτών που συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που
διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα Υόρκη, ήταν πως υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που
θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των ελληνικών μετοχών και την επόμενη
χρονιά
Παράλληλα,  την παραμονή των ελληνικών μετοχών στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη
μια χρονιά, αναμένεται να διατηρήσει το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας, με 
ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε, πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά.
Ταυτοχρόνως, η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές
το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών και το 2025, με τις 
εισηγμένες εταιρείες να  προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια, 
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υποστηρίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.
Μάλιστα, η ανθεκτικότητα της εταιρικής, αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, πι
οποίες συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύοντας
περαιτέρω την ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισ. ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5 δισ. ευρώ με τις
επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά placements που πραγματοποιήθηκαν
από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό προσεγγίζει τα 5 δισ. ευρώ.
Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών
μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο
οικοσύστημα».
Από την πλευρά του, ο επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, Δημήτρης Κόφιτσας, τόνισε πώς: «Το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την
κεφαλαιαγορά στην Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων.
Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους
επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών
της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024, καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3 δις ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιά σε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015.
Είχαμε συναλλαγές στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου
ΧΑΑ, την πλήρη αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ
στην Εθνική Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην
αγορά της Αμερικής».
Ολοκληρώνοντας, ο ίδιος εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην
Ελλάδα παραμένουν ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους
υψηλότερους βαθμούς ανάπτυξης της χώρας μας, σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς
και με την πρόσφατη επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές
πολύ ικανοποιημένους.
Τέλος το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση, 
καθώς αυτή θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες
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που θέλουν να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για
ανάπτυξη.
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο
κ. Γιάννος Κοντόπουλος
, Διευθύνων Σύμβουλος του
Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών
 τόνισε ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη
στις ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο
κ. Δημήτρης Κόφιτσας,
επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman Sachs International, τόνισε
ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην Ελλάδα για τις αγορές μετοχών
και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα του ανανεωμένου ενδιαφέροντος
από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών
προοπτικών της οικονομίας.
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
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Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.
Ο
κ. Στέφανο Κόντε
, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της Barclays επεσήμανε ότι το
2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη, ξεπερνώντας την Ευρώπη
συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024
παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της
πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της συνέχισης των επιτυχημένων
αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές δείχνουν ότι η δυνατότητα της
ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και να διευρύνεται. Συνεχίζοντας
την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι η επιστροφή της έμφασης
στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις κεφαλαίου, οι οποίες
αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και κατέγραψαν όγκους
συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το 2007, αυτό αποτελεί
ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η Ελλάδα έχει αυξήσει
περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να
θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.
Ο
κ. Αναστάσιος Αστυφίδης,
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο
κ. Σεζάρ Ραμίρεζ,
Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας Διαχείρισης Δεικτών
MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει σημειώσει πρόοδο σε
μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές της να ευθυγραμμιστεί
πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο
κ. Ηλίας Κάντζος,
Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν ακόμα αρκετοί
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καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των Ελληνικών μετοχών και
την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό περιβάλλον, με
προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για
περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία
2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην
ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.»,
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά.
Η
κα. Σοφία Γεωργιάδου,
Ειδήσεις σήμερα:
Παγωμένη η Γερμανία από την επίθεση: Ερευνούν τους τρεις που πανηγύριζαν όταν ο
50χρονος έριχνε το αυτοκίνητο στην
αγορά του Μαγδεμβούργου
Η Έλενα Παπαρίζου έκοψε την Τραϊάνα Ανανία στα knockouts του Voice
Πρωτοφανές περιστατικό: Αμερικανικό F-18 καταρρίφθηκε από φίλια πυρά στην Ερυθρά
Θάλασσα
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο Αθηνών συνεχίζει την ανοδική πορεία, σημειώνοντας τέσσερα διαδοχικά έτη
κερδών, με τον Γενικό Δείκτη να παρουσιάζει συνολική άνοδο πάνω από 70%
Κωνσταντίνος Χρυσός
Το Χρηματιστήριο Αθηνών συνεχίζει την ανοδική της πορεία, σημειώνοντας τέσσερα διαδοχικά
έτη κερδών, με τον Γενικό Δείκτη να παρουσιάζει συνολική άνοδο πάνω από 70%.
Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικές Προοπτικές για το 2025
Οι αναλυτές, στο πλαίσιο του 26ου ετήσιου Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη, υπογράμμισαν
ότι η θετική τάση της ελληνικής αγοράς έχει ακόμη περιθώρια συνέχισης και το 2025. Τα
στοιχεία που ενισχύουν αυτήν την προοπτική περιλαμβάνουν την ταχύτερη από τον μέσο όρο
της Ε.Ε. ανάπτυξη, τη δημοσιονομική υπεραπόδοση και τη μείωση του δημόσιου χρέους,
διατηρώντας την Ελλάδα στο προσκήνιο των επενδυτών. Το 2024, η Ελλάδα βελτίωσε ακόμη
περισσότερο τη διεθνή εικόνα της, προσελκύοντας νέες επενδυτικές ευκαιρίες για το 2025.
Μετασχηματιστικά Σχέδια των Εταιρειών
Οι ελληνικές εταιρείες, με μετασχηματιστικά σχέδια και σταθερά κέρδη, επιβεβαιώνουν την
ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Οι υψηλές μερισματικές
αποδόσεις, που ξεπερνούν αυτές αντίστοιχων ευρωπαϊκών εταιρειών, ενισχύουν την
ανταγωνιστικότητα της αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών, ανέφερε ότι η ένταξη
του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του FTSE για μετάβαση στις ανεπτυγμένες
αγορές αποτελεί σημαντική πρόοδο. Μετά από οκτώ χρόνια στις αναδυόμενες αγορές, η
εξέλιξη αυτή σηματοδοτεί την αναβάθμιση της ελληνικής αγοράς και των εισηγμένων εταιρειών
της.
Κατά τη διάρκεια του 2024, οι ελληνικές εισηγμένες συγκέντρωσαν 1,3 δισ. ευρώ, με
προβλέψεις για συνολικά 2,5 δισ. ευρώ από επικείμενες πρωτοβουλίες, ενώ οι συνολικές
χρηματοδοτήσεις, μαζί με σημαντικά placements, έφτασαν τα 5 δισ. ευρώ. Τα στοιχεία αυτά
αναδεικνύουν τη δυναμική της ελληνικής αγοράς και τις προσπάθειες ενίσχυσής της.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, χαρακτήρισε το 2024 ως χρονιά-ορόσημο για τις αγορές μετοχών και
ομολόγων. Η αυξημένη επενδυτική δραστηριότητα, τροφοδοτούμενη από την ισχυρή
οικονομική προοπτική της Ελλάδας, οδήγησε σε συναλλαγές 3,3 δισ. ευρώ, την τρίτη
υψηλότερη επίδοση από το 2007. Στρατηγικές συναλλαγές όπως η εισαγωγή του Αεροδρομίου
ΧΑΑ και η αποεπένδυση του ΤΧΣ ενίσχυσαν την αγορά.
Η θετική πορεία αναμένεται να συνεχιστεί λόγω της πολιτικής σταθερότητας και των υψηλών
ρυθμών ανάπτυξης της Ελλάδας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες. Ο κ. Στέφανο Κόντε
από τη Barclays τόνισε τη δυναμική της ελληνικής αγοράς το 2024, με σημαντικές εκδόσεις
μετοχών και δευτερογενείς συναλλαγές, δείχνοντας την ωριμότητα και τη σταθερότητά της.
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης της Ambrosia Capital σημείωσε ότι η ελληνική οικονομία συνεχίζει
να ξεπερνά τον μέσο όρο της Ευρωζώνης, ενώ το Χρηματιστήριο Αθηνών σημειώνει σημαντική
άνοδο. Η πιθανή αναβάθμιση σε ανεπτυγμένη αγορά αναμένεται να είναι καθοριστική, καθώς
θα απαιτήσει στρατηγικές κινήσεις για την προσαρμογή στις νέες συνθήκες.
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ από την MSCI επισήμανε τη βελτίωση της ελληνικής αγοράς μετοχών σε
μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, ενώ υπογράμμισε την ανάγκη περαιτέρω ενίσχυσης
και υιοθέτησης μεταρρυθμίσεων για την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα.
Τέλος, η κα. Σοφία Γεωργιάδου από την PwC τόνισε τη σημασία της κεφαλαιοποίησης των
θετικών αποτελεσμάτων της ελληνικής οικονομίας, με στόχο την προσέλκυση νέων επενδυτών
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και την ενίσχυση της διασποράς των ελληνικών εισηγμένων εταιρειών στο μέλλον.
Διαβάστε ακόμη
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Τέταρτος χρόνος ανόδου στο Χρηματιστήριο Αθηνών – Τα δεδομένα που δείχνουν
συνέχιση της θετικής πορείας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 στο XA καθώς σημειώθηκαν συναλλαγές της τάξης των
3.3δισ. ευρώ
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας.
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δισ. ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
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ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα.
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
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μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Πηγή: ΑΠΕ
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο."
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ

https://www.patrisnews.com/chrimatistirio-athinon-thetiko-to-afigima-kai-gia-to-2025-symfona-me-toys-analytes/


https://www.energymag.gr/

 Publication date: 22/12/2024 11:43

 link

Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
   Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
   Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
   Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών
τόνισε ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη
στις ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
   Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
   Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
   Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
   Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
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ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
   Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
   Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
   Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα
μπορούσε να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί
στρατηγικά, καθώς μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές
μετοχές και οι ροές από παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές
τράπεζες επιταχύνουν την αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις
για τους μετόχους. Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά
επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την
ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
   Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
   Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
   Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
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μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
   Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο."
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο."
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στο
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
 
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
 
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
 
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
 
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας.
 
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της

https://www.kritipress.gr/chrimatistirio-athinon-thetiko-to-afigima-ke-gia-to-2025-symfona-me-tous-analytes/


http://www.kritipress.gr/

 Publication date: 22/12/2024 11:22

 link

Αμερικής.
 
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.
 
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.
 
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
 
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
 
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα. Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω
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ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη υιοθέτηση πρόσφατων
μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα σημαντικά της βήματα
και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα..
 
Ο κ. Ηλίας Κάντζος, Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και
στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.»,
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά.
 
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Τι εκτιμούν οι αναλυτές για το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
   Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
   Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
   Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών
τόνισε ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη
στις ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
   Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
   Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
   Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
   Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.

https://messiniapress.gr/2024/12/22/%cf%87%cf%81%ce%b7%ce%bc%ce%b1%cf%84%ce%b9%cf%83%cf%84%ce%ae%cf%81%ce%b9%ce%bf-%ce%b1%ce%b8%ce%b7%ce%bd%cf%8e%ce%bd-%cf%84%ce%b9-%ce%b5%ce%ba%cf%84%ce%b9%ce%bc%ce%bf%cf%8d%ce%bd-%ce%bf%ce%b9-%ce%b1/


https://messiniapress.gr/

 Publication date: 22/12/2024 11:08

 Similar Stats ranking (Greece): 45706

 link

Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
   Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
   Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
   Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα
μπορούσε να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί
στρατηγικά, καθώς μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές
μετοχές και οι ροές από παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές
τράπεζες επιταχύνουν την αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις
για τους μετόχους. Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά
επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την
ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
   Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
   Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
   Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
   Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025.
Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά
σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και
τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία
αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες
ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών Γιάννος Κοντόπουλος, τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman Sachs International,
Δημήτρης Κόφιτσας, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της Barclays Στέφανο Κόντε,
επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται.
Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι η επιστροφή
της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις κεφαλαίου, οι οποίες
αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και κατέγραψαν όγκους
συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το 2007, αυτό αποτελεί
ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η Ελλάδα έχει αυξήσει
περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να
θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο Founder & CEO – Ambrosia Capital, Αναστάσιος Αστυφίδης, τόνισε: “Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας Διαχείρισης Δεικτών
MSCI Σεζάρ Ραμίρεζ, δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής Ηλίας Καντζος εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
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διετία 2025-2026.
Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση
για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η
αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές
αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη
ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι
η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές
αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει
περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς.
Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε
κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το
αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των
επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες Δικηγορικό Γραφείο, Σοφία
Γεωργιάδου, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
 
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
 
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
 
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
 
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας.
 
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
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Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
 
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.
 
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.
 
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
 
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
 
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
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της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα. Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω
ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη υιοθέτηση πρόσφατων
μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα σημαντικά της βήματα
και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα..
 
Ο κ. Ηλίας Κάντζος, Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και
στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.»,
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά.
 
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.

https://www.daypress.gr/index.aspx?aid=615701


https://www.newmoney.gr/category/fine-living/

 Publication date: 22/12/2024 11:00

 Similar Stats ranking (Greece): 124

 link

Χρηματιστήριο Αθηνών: Τι «βλέπουν» οι αναλυτές για το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνη Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Διαβάστε ακόμη
Kωνσταντίνος Μάμης: Νέες επενδύσεις για τον άνθρωπο που μας έμαθε τα νάτσος και την
τορτίγια
Πόσα τελικά ξοδεύουν οι ξένοι τουρίστες στην Ελλάδα (πίνακες)
Υποχρεωτική η ασφάλιση για φυσικές καταστροφές και σε ακινητοποιημένα Ι.Χ.
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο."
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Χρηματιστήριο: Θα παραμείνει θετικό το αφήγημα και το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Το Χρηματιστήριο Αθηνών είναι σε τροχιά για ακόμα μία ανοδική χρονιά, συμπληρώνοντας
τέσσερα σερί έτη, με τον Γενικό Δείκτη Τιμών συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%. Το
μήνυμα των αναλυτών που συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που
διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα Υόρκη είναι ότι υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που
θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των ελληνικών μετοχών και το 2025.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
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επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: «Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.»
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
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Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο Αθηνών βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας τέσσερα
συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Διαβάστε επίσης
ΑΑΔΕ: Εσωτερική έρευνα για τον εμπλεκόμενο υπάλληλο σε κύκλωμα λαθρεμπορίας ποτών
διέταξε ο Πιτσιλής
Διεθνείς αγορές: Αναταραχή από τις προβλέψεις για αύξηση του πληθωρισμού στις ΗΠΑ το
2025
Ντόναλντ Τραμπ: Διορίζει τον ιδιοκτήτη των Χιούστον Ρόκετς πρεσβευτή των Ηνωμένων
Πολιτειών στην Ιταλία

Το Χρηματιστήριο Αθηνών βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας τέσσερα
συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
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πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
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του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Διαβάστε επίσης
ΑΑΔΕ: Εσωτερική έρευνα για τον εμπλεκόμενο υπάλληλο σε κύκλωμα λαθρεμπορίας ποτών
διέταξε ο Πιτσιλής
Διεθνείς αγορές: Αναταραχή από τις προβλέψεις για αύξηση του πληθωρισμού στις ΗΠΑ το
2025
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Ντόναλντ Τραμπ: Διορίζει τον ιδιοκτήτη των Χιούστον Ρόκετς πρεσβευτή των Ηνωμένων
Πολιτειών στην Ιταλία
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025 – Τι λένε οι αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές
στο επίκεντρο των επενδυτών και το 2025 OT.gr Newsroom
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Χρηματιστήριο Αθηνών: Οι «εκ Δυσμάς» κίνδυνοι και το ερωτηματικό των 12 δισ.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Γιάννος Κοντόπουλος
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Δημήτρης Κόφιτσας
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
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Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Στέφανο Κόντε
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Αναστάσιος Αστυφίδης
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Σεζάρ Ραμίρεζ
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα.
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
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σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα.
Ηλίας Κάντζος
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Σοφία Γεωργιάδου
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνη Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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«Χρυσή» τετραετία για το Χρηματιστήριο Αθηνών με κέρδη πάνω από 70%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.
Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών και το 2025.
Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά
σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και
τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.
Η ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις,
που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη.
Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων
αγορών, και επιβεβαιώνει την πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της
αγοράς μας, όσο και των ελληνικών εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις.
Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς
μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη
αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και
εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3,3 δις. ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015.
Είχαμε συναλλαγές στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου
ΧΑΑ, την πλήρη αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ
στην Εθνική Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην
αγορά της Αμερικής.
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Εκτιμά ότι «οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.»
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε «ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ.
Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην Ελλάδα,
συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της συνέχισης των
επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές δείχνουν ότι η
δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και να
διευρύνεται.
Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι η επιστροφή
της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις κεφαλαίου, οι οποίες
αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και κατέγραψαν όγκους
συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το 2007, αυτό αποτελεί
ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η Ελλάδα έχει αυξήσει
περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να
θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: «Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο.
Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον
μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις
θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63%
από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές.
Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές
αποδόσεις για τους μετόχους. Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.»
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
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ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
«υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά.
Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη
δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της
αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026.
Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση
για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η
αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές
αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη
ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι
«η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές
αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει
περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς.
Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε
κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το
αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των
επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι «ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι
περισσότερες εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη
σταθερότητα της ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν
νέους ξένους επενδυτές.
Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική κεφαλαιαγορά έχει
κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το κανονιστικό πλαίσιο».
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
26ο ετήσιο Capital Link Forum
Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών και το 2025
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
*Διαβάστε ακόμα: Τριετία ανάπτυξης µε πολλά "αγκάθια": 2,5% του ΑΕΠ η εκτίμηση της ΤτΕ
για τη μεγέθυνση της οικονομίας το 2025 - Οι προκλήσεις που την απειλούν
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν αυτή τη θετική
πορεία των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.
Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών και το 2025.
Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά
σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και
τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.
Η ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις,
που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Τι λένε αναλυτές για την ελληνική χρηματιστηριακή αγορά
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
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αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα.
Αυτές οι συναλλαγές δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών
αρχίζει να αυξάνεται και να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό
που ξεχωρίζει το 2024 είναι η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών,
αντί για αυξήσεις κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών
εκδόσεων και κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο
επίπεδο από το 2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων
συνθηκών. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το
2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
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ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
   Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
   Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
   Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών
τόνισε ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη
στις ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
   Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
   Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
   Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
   Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.

https://www.amna.gr/home/article/872431/Chrimatistirio-Athinon-Thetiko-to-afigima-kai-gia-to-2025--sumfona-me-tous-analutes


https://www.amna.gr/

 Publication date: 22/12/2024 10:08

 Similar Stats ranking (Greece): 829

 link

Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
   Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
   Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
   Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα
μπορούσε να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί
στρατηγικά, καθώς μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές
μετοχές και οι ροές από παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές
τράπεζες επιταχύνουν την αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις
για τους μετόχους. Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά
επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την
ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
   Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
   Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
   Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
   Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο."
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Χρηματιστήριο: Θετικό το αφήγημα και για το 2025 – Τί λένε οι αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
   Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
   Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
   Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών
τόνισε ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη
στις ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
   Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
   Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
   Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιά σε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
   Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
   Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
   Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
   Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα
μπορούσε να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί
στρατηγικά, καθώς μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές
μετοχές και οι ροές από παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές
τράπεζες επιταχύνουν την αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις
για τους μετόχους. Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά
επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την
ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
   Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
   Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
   Ο κ. Ηλίας Κάντζος, Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
   Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Πηγή: ΑΠΕ/ΜΠΕ
FacebookTwitterPinterestLinkedinEmail
Facebook Comments
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις.
NewsRoom Ο CEO της ΕΧΑΕ κ. Γιάννος Κοντόπουλος Το Χρηματιστήριο Αθηνών βαδίζει για
ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη
συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
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Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
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των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
Διαβάστε επίσης
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Χρηματιστήριο: Σε άνοδο και το 2025. Τι κάνει ελκυστικές τις ελληνικές μετοχές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
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επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NEWSROOM IEFIMERIDA.GR
22/12/2024  09:16
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
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ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος, Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
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περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και
στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.»,
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο."
ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3 δις ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιά σε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.»
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: «Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.»
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Κάντζος, Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ” αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και
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στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.»,
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών – PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.»
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3 δις ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιά σε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
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Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη."
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών."
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: "Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Κάντζος, Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και
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στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.",
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά."
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών - PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο."
ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ ΑΘΗΝΩΝ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Οι προβλέψεις για το Χρηματιστήριο Αθηνών το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών και το 2025
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη του Χρηματιστηρίου Αθηνών να καταγράφει συνολικά
κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των μετοχών του Χρηματιστηρίου Αθηνών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των
αναλυτών που συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε
προσφάτως στη Νέα Υόρκη.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΗ
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025.
Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά
σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και
τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία
αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες
ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΗ
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισ. ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5 δισ. ευρώ με τις
επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά placements που πραγματοποιήθηκαν
από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό προσεγγίζει τα 5 δισ. ευρώ. Τα μεγέθη
αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και
εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3,3 δισ. ευρώ,
η 3η μεγαλύτερη χρονιά σε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
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Εκτιμά ότι «οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη».
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. «Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται.
Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι η επιστροφή
της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις κεφαλαίου, οι οποίες
αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και κατέγραψαν όγκους
συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το 2007, αυτό αποτελεί
ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η Ελλάδα έχει αυξήσει
περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να
θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών».
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: «Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0 –
2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης.
Το Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. «Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά,
καθώς μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές
από παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας».
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
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«υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025 – 2026.
Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση
για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η
αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές
αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη
ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών», προσθέτοντας ότι
«η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές
αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει
περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς.
Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε
κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το
αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των
επενδυτών για ακόμη μια χρονιά».
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου και Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι «ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι
περισσότερες εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη
σταθερότητα της ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν
νέους ξένους επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η
ελληνική κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση
και το κανονιστικό πλαίσιο».

https://www.newsit.gr/oikonomia/agores/oi-provlepseis-gia-to-xrimatistirio-athinon-to-2025/4266582/


https://www.fortunegreece.com/

 Publication date: 22/12/2024 09:04

 Similar Stats ranking (Greece): 773

 link

Θετικό το αφήγημα για το Χρηματιστήριο. Πηγή ευκαιριών οι ελληνικές μετοχές και το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο. της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
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ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται.
Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι η επιστροφή
της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις κεφαλαίου, οι οποίες
αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και κατέγραψαν όγκους
συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το 2007, αυτό αποτελεί
ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η Ελλάδα έχει αυξήσει
περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να
θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική
οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις
προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά
2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το
Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον
βασικό δείκτη της αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5%
του Stoxx 600. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές
έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι
υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό
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μακροοικονομικό περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική
υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του
Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των
επενδυτών, η οποία καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία,
η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε
συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε
σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης
νευρικότητας των διεθνών αγορών.», προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής
κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά
ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.»
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ:
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Ανάλυση Ελληνικής Χρηματιστηριακής Αγοράς: Προοπτικές και Εξελίξεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βρίσκεται σε συνεχή ανοδική πορεία, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη ανόδου. Ο Γενικός Δείκτης καταγράφει κέρδη άνω του 70%, ενώ αναλυτές
εκτιμούν ότι υπάρχουν πολλοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν τη θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά.Στο πλαίσιο του 26ου ετήσιου Capital Link
Forum στη Νέα Υόρκη, αναλυτές επεσήμαναν το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας,
προβλέποντας ότι η χώρα θα παραμείνει στο επίκεντρο των επενδυτών και το 2025. Οι
εισηγμένες εταιρείες προχωρούν με φιλόδοξα επιχειρηματικά σχέδια, διατηρώντας ισχυρή
κερδοφορία και ανθεκτικότητα.Οι επενδυτές στις ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον κεφάλαια, με τις εκδόσεις να αγγίζουν τα 5 δισ. ευρώ. Η αγορά μετοχών έχει ανθήσει,
με σημαντικές συναλλαγές και επιτυχημένες αποεπενδύσεις.Επικεφαλής της Goldman Sachs
International επισημαίνει το ανανεωμένο ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών για την ελληνική
αγορά, ενώ η Barclays επισημαίνει την αύξηση των εκδόσεων μετοχών και την επιστροφή στις
δευτερογενείς προσφορές.Οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα
παραμένουν ευοίωνες, με την αναβάθμιση του ΧΑΑ να αποτελεί μεταμορφωτική προοπτική. Η
ελληνική αγορά αντικατοπτρίζει τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, ενισχύοντας την
εμπιστοσύνη των επενδυτών.Στόχος για το μέλλον είναι η επέκταση της διασποράς των
εισηγμένων εταιρειών και η προσέλκυση νέων επενδυτών, ενώ η ελληνική κεφαλαιαγορά κάνει
σημαντική πρόοδο προς την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα.
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό το αφήγημα και για το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο Αθηνών
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας.
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαίες χώρες καθώς και με την πρόσφατη
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επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.
Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.
Κλείσιμο
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO - Ambrosia Capital, τόνισε: Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας."
Ο κ. Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο κ. Ηλίας Κάντζος, Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ' αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
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περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη
διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και
στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.»,
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά.
Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.
Ειδήσεις σήμερα:
Παγωμένη η Γερμανία από την επίθεση: Ερευνούν τους τρεις που πανηγύριζαν όταν ο
50χρονος έριχνε το αυτοκίνητο στην
αγορά του Μαγδεμβούργου
Η Έλενα Παπαρίζου έκοψε την Τραϊάνα Ανανία στα knockouts του Voice
Πρωτοφανές περιστατικό: Αμερικανικό F-18 καταρρίφθηκε από φίλια πυρά στην Ερυθρά
Θάλασσα
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Θετικές προοπτικές για το χρηματιστήριο Αθηνών το 2025, σύμφωνα με τους αναλυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
   Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
   Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά.
   Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι
εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.
   Ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών
τόνισε ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη
στις ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη.
   Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις.
   Ο κ. Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα και οφείλεται στην αυξημένη δραστηριότητα από ξένους επενδυτές που αναζητούν
εξαιρετικές προοπτικές.
   Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ,
επιβεβαιώνοντας τη στρατηγική σημασία για τη χώρα.
   Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες, λόγω της πολιτικής σταθερότητας και των υψηλότερων βαθμών ανάπτυξης σε
σύγκριση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες.
   Ο κ. Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της
Barclays, επεσήμανε ότι το 2024 η ελληνική αγορά παρουσίασε σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά.
   Ο κ. Ηλίας Καντζος, Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής, εκτιμά ότι
υπάρχουν αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
ελληνικών μετοχών την επόμενη χρονιά.
   Η κα. Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 είναι
περισσότερες εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη
σταθερότητα της ελληνικής οικονομίας.
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Θετικό το αφήγημα και για το 2025 στο Χρηματιστήριο Αθηνών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι λένε οι αναλυτές
Η ελληνική χρηματιστηριακή αγορά βαδίζει για ακόμη μία χρονιά με άνοδο, συμπληρώνοντας
τέσσερα συνεχή έτη, με τον Γενικό Δείκτη συνολικά να καταγράφει κέρδη άνω του 70%.
Υπάρχουν ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία
των ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά, ήταν το μήνυμα των αναλυτών που
συμμετείχαν στο 26ο ετήσιο Capital Link Forum, που διοργανώθηκε προσφάτως στη Νέα
Υόρκη.
Το θετικό αφήγημα της ελληνικής οικονομίας (ανάπτυξη πολλαπλάσια του μ.ο της Ε.Ε,
πλεόνασμα, μείωση χρέους κ.ά) αναμένεται να διατηρήσει τις ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο
των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά. Η Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της
στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων
ευκαιριών και το 2025. Ταυτόχρονα, οι εισηγμένες εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα,
μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία,
υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας. Η
ανθεκτικότητα της εταιρικής, η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που
συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της ελληνικής αγοράς.
Ο Γιάννος Κοντόπουλος , Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών τόνισε
ότι η ένταξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη στις
ανεπτυγμένες αγορές είναι αναμφίβολα μία πολύ σημαντική εξέλιξη για εμάς και αποτελεί
δικαίωση συντεταγμένων προσπαθειών μας τα τελευταία δύο έτη. Η εξέλιξη αυτή έρχεται μετά
από 8 χρόνια παραμονής μας στην κατηγορία των αναδυόμενων αγορών, και επιβεβαιώνει την
πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη τόσο της αγοράς μας, όσο και των ελληνικών
εισηγμένων εταιρειών.
Στη διάρκεια του 2024 σημειώθηκε έντονη κινητικότητα από τις εισηγμένες εταιρείες μας, με
συνολική άντληση 1,3 δισεκατομμυρίων ευρώ, ποσό που αναμένεται να αγγίξει τα 2,5
δισεκατομμύρια ευρώ με τις επικείμενες κινήσεις. Αν συνυπολογίσουμε τα σημαντικά
placements που πραγματοποιήθηκαν από βασικούς μετόχους εισηγμένων εταιρειών, το ποσό
προσεγγίζει τα 5 δισεκατομμύρια ευρώ. Τα μεγέθη αυτά αποτυπώνουν με τον πιο εύγλωττο
τρόπο την ισχυρή δυναμική των εταιρειών μας και εμείς από την πλευρά μας επιδιώκουμε να
την αναδεικνύουμε στο ευρύτερο οικοσύστημα.
Ο Δημήτρης Κόφιτσας, επικεφαλής της Ελληνικής Επενδυτικής Τραπεζικής της Goldman
Sachs International, τόνισε ότι το 2024 ήταν χρονιά ορόσημο για την κεφαλαιαγορά στην
Ελλάδα για τις αγορές μετοχών και ομολόγων. Η αυξημένη δραστηριότητα ήταν αποτέλεσμα
του ανανεωμένου ενδιαφέροντος από ξένους επενδυτές να επενδύσουν τα κεφάλαια τους στην
Ελλάδα λόγω των εξαιρετικών προοπτικών της οικονομίας .
Η αγορά των μετοχών άνθησε το 2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3δις ευρώ, η
3η μεγαλύτερη χρονιάσε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές
στρατηγικής σημασίας για τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη
αποεπένδυση του ΤΧΣ από την Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική
Τράπεζα καθώς και την αύξηση κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της
Αμερικής.
Εκτιμά ότι οι προοπτικές για τις αγορές μετοχών και ομολόγων στην Ελλάδα παραμένουν
ευοίωνες και αυτό οφείλεται στην πολιτική σταθερότητα και στους υψηλότερους βαθμούς
ανάπτυξης της χώρας μας σε σχέση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθώς και με την πρόσφατη
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επιτυχία των συναλλαγών το 2024 που άφησε τους ξένους επενδυτές πολύ ικανοποιημένους.
Το στοίχημα για το 2025 έχει να κάνει με την πρόσφορα και λιγότερη με τη ζήτηση καθώς αυτή
θα παραμείνει ισχυρή από το εξωτερικό, δήλωση να βρεθούν αντίστοιχες εταιρείες που θέλουν
να κάνουν εισαγωγή στο ΧΑΑ ή που θέλουν να σηκώσουν νέα κεφάλαια για ανάπτυξη.”
Ο Στέφανο Κόντε, Διευθύνων Σύμβουλος, Επικεφαλής της Νότιας Ευρώπης ECM της Barclays
επεσήμανε ότι το 2024, η ελληνική αγορά παρουσίασε και φέτος σημαντικά κέρδη,
ξεπερνώντας την Ευρώπη συνολικά, ενώ την τελευταία διετία η απόδοσή της ευθυγραμμίζεται
με αυτή των ΗΠΑ. Το 2024 παρατηρήσαμε σαφή αύξηση των εκδόσεων μετοχών στην
Ελλάδα, συμπεριλαμβανομένης της πρώτης μεγάλης IPO μετά από πολλά χρόνια, της
συνέχισης των επιτυχημένων αποεπενδύσεων στον τραπεζικό τομέα. Αυτές οι συναλλαγές
δείχνουν ότι η δυνατότητα της ελληνικής αγοράς για εκδόσεις μετοχών αρχίζει να αυξάνεται και
να διευρύνεται. Συνεχίζοντας την τάση που ξεκίνησε το 2023, αυτό που ξεχωρίζει το 2024 είναι
η επιστροφή της έμφασης στις δευτερογενείς προσφορές μετοχών, αντί για αυξήσεις
κεφαλαίου, οι οποίες αντιπροσώπευσαν σχεδόν το 100% των συνολικών εκδόσεων και
κατέγραψαν όγκους συναλλαγών σε δευτερογενείς αγορές στο υψηλότερο επίπεδο από το
2007, αυτό αποτελεί ένδειξη υγείας της αγοράς και πιο σταθεροποιημένων συνθηκών. Η
Ελλάδα έχει αυξήσει περαιτέρω την ορατότητά της στους διεθνείς επενδυτές το 2024 και
αναμένεται να συνεχίσει να θεωρείται πηγή νέων ευκαιριών.»
Ο Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital, τόνισε: “Η ελληνική οικονομία
έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις
σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5%
μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Το Χρηματιστήριο
Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις στην οικονομία, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει
επιπλέον 4,3 δισ. μέσω πρωτογενών και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την
αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους.
Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια
διατηρώντας παράλληλα ισχυρή κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας.”
Ο Σεζάρ Ραμίρεζ, Εκτελεστικός Διευθυντής, Επικεφαλής Ταξινόμησης Αγοράς, Έρευνας
Διαχείρισης Δεικτών MSCI δήλωσε ότι την τελευταία δεκαετία, η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα..
Ο Ηλίας Καντζος , Διευθύνων Σύμβουλος της Εθνικής Χρηματιστηριακής εκτιμά ότι υπάρχουν
ακόμα αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των
Ελληνικών μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα
περιθώρια για περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη

https://www.toxrima.gr/2024/12/22/thetiko-to-afigima-kai-gia-to-2025-sto-chrimatistirio-athinon/


http://www.toxrima.gr/

 Publication date: 22/12/2024 08:22

 Similar Stats ranking (Greece): 70240

 link

διετία 2025-2026. Η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία καταγράφεται και
στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής
ρευστότητας και η αύξηση των επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι
ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να
παρέχουν στήριξη ακόμα και στην περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.»,
προσθέτοντας ότι η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας, η οποία αποτυπώνεται στις
υψηλές μερισματικές αποδόσεις, που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών
εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε
κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα
τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της
Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για
ακόμη μια χρονιά.»
Η Σοφία Γεωργιάδου, Υπεύθυνος Νομικών- PwC | Βίζας- Γρηγοριάδου & Συνεργάτες
Δικηγορικό Γραφείο, τόνισε ότι ο στόχος για το 2025 και τα επόμενα χρόνια είναι περισσότερες
εισηγμένες εταιρείες να κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της
ελληνικής οικονομίας, να επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους
επενδυτές. Από τη σκοπιά της βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνική
κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το
κανονιστικό πλαίσιο.”
πηγή ΑΠΕ-ΜΠΕ
Post Views: 16
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Οι προοπτικές και οι προκλήσεις της τουριστικής βιομηχανίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πως σκιαγράφησαν το τοπίο  σε πρόσφατο επενδυτικό συνέδριο στελέχη της αγοράς
Καθώς ο  τουρισμός είναι από τις πιο σημαντικές βιομηχανίες της Ελλάδας και κάθε μία από τις
τελευταίες χρονιές καταρρίπτει το ένα ρεκόρ μετά το άλλο, στελέχη της εν λόγω  αγοράς,
αναφέρθηκαν στο πρόσφατο επενδυτικό συνέδριο της Capital Link στην Νέα Υόρκη στις
προοπτικές και οι προκλήσεις του κλάδου.
Ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών
Ο κ. Γιώργος Καλλιμασιάς, Chief Strategy Officer (CSO) στον Διεθνή Αερολιμένα Αθηνών
ανέφερε μεταξύ άλλων πως το αεροδρόμιο της Αθήνας ήταν ανάμεσα στα λίγα ευρωπαϊκά
αεροδρόμια που ξεπέρασαν τα προ-πανδημίας επίπεδα επιβατικής κίνησης ήδη από το 2023,
υπερβαίνοντας την επιβατική κίνηση του 2019 κατά περισσότερο από 10%. Το 2024
αποτέλεσε επίσης μια αξιοσημείωτη χρονιά για το αεροδρόμιο σε ό,τι αφορά τα επίπεδα των
επιβατικών και τουριστικών αφίξεων.
Συνολικά, κατά τους πρώτους έντεκα μήνες του έτους, η επιβατική κίνηση του αεροδρομίου
ξεπέρασε τα επίπεδα του 2023 κατά 13,0%. Το σημαντικότερο όμως είναι ότι καταγράψαμε μια
εντυπωσιακή αύξηση στους διεθνείς επιβάτες κατά 15,5% σε σύγκριση με το 2023.
Αυτή η ανοδική πορεία αναδεικνύει την ελκυστικότητα του τουριστικού προϊόντος της Αθήνας
και της Ελλάδας, καθώς και την επιτυχία των συνεργατικών προσπαθειών μας, μαζί με το
σύνολο των βασικών συμμετοχών στην αλυσίδα του ταξιδιού και του τουρισμού, έχοντας θέσει
ως στρατηγική να συνεχίσουμε να εδραιώνουμε την Αθήνα ως έναν ετήσιο προορισμό.
Με στόχο να προσφέρουμε υπηρεσίες υψηλής αξίας στους επιβάτες και τους χρήστες του
αεροδρομίου, έχουμε ξεκινήσει, ανέφερε ο ίδιος, ένα επενδυτικό πρόγραμμα για την επέκταση
των υποδομών μας, το οποίο περιλαμβάνει την επέκταση των τερματικών κτιρίων, την
ανάπτυξη ενός πολυώροφου χώρου στάθμευσης οχημάτων, καθώς και νέες εγκαταστάσεις
στάθμευσης αεροσκαφών.
Η πρόσφατη εισαγωγή του Διεθνούς Αερολιμένα Αθηνών στο Χρηματιστήριο Αθηνών, η οποία
αποτέλεσε μια εμβληματική αρχική δημόσια προσφορά για την Ελλάδα και τον κλάδο των
αερομεταφορών, συνέβαλε στην περαιτέρω αναβάθμιση της εταιρικής διακυβέρνησης της
Εταιρείας και μας επέτρεψε την πρόσβαση σε ένα ευρύτερο φάσμα διεθνών και εγχώριων
επενδυτών.
Με το βλέμμα στην επόμενη μέρα, έχουμε αναλάβει τη δέσμευση να συνεχίσουμε να
ανταποκρινόμαστε στις μελλοντικές προκλήσεις, να προσαρμοζόμαστε στις νέες ταξιδιωτικές
τάσεις και να τοποθετούμε τη βιωσιμότητα στο επίκεντρο των δραστηριοτήτων μας,
επεκτείνοντας ταυτόχρονα το δίκτυό μας και ενισχύοντας τη διασυνδεσιμότητα της Αθήνας.
Και βέβαια, τόνισε, παραμένουμε επικεντρωμένοι στη διατήρηση υψηλής ποιότητας υπηρεσιών
και στη δημιουργία αξίας για τους μετόχους μας, καθώς  είμαστε βέβαιοι ότι η Αθήνα θα
συνεχίσει να ευημερεί ως κορυφαίος παγκόσμιος προορισμός.
Οι επενδύσεις στον ξενοδοχειακό κλάδο
Ο κ. Ιωάννης Μ. Εμίρης, General Manager of Wholesale Banking της  Alpha Bank, τόνισε από
την πλευρά του πως η οικονομική ανάκαμψη της Ελλάδας και η βελτίωση του brand και της
εικόνας της είναι άρρηκτα συνδεδεμένες με την ανάπτυξη του τουρισμού.
Την τελευταία δεκαετία, οι επενδύσεις στον ξενοδοχειακό κλάδο και η βελτίωση της ποιότητας
των υπηρεσιών υπήρξαν καθοριστικές για την αύξηση των τουριστικών εσόδων.
Ο ελληνικός τραπεζικός τομέας έχει προσφέρει τη σταθερή υποστήριξή του στον κλάδο της
φιλοξενίας μέσω συνεχούς χρηματοδότησης. Στην Alpha Bank  υποστηρίζουμε σταθερά
επενδύσεις υψηλής προστιθέμενης αξίας στον κλάδο φιλοξενίας στην Ελλάδα, συμβάλλοντας
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στην προσέλκυση Άμεσων Ξένων Επενδύσεων που ξεπερνούν τα 2,5 δισ. ευρώ, παρέχοντας
κεφάλαια και συμβουλευτικές υπηρεσίες.
Η Ελληνική Ακτοπλοΐα
Ο Πάνος Δικαίος, Διευθύνων Σύμβουλος της Attica Group τόνισε: «Εκπροσωπώντας τον
μεγαλύτερο ακτοπλοϊκό Όμιλο στην Ελλάδα αλλά και μία από τις μεγαλύτερες ακτοπλοϊκές
εταιρίες παγκοσμίως, θεωρώ σημαντικό να μεταδώσουμε μέσω του συγκεκριμένου forum, το
μήνυμα της σπουδαιότητας του ακτοπλοϊκού τομέα ως μία από τις πιο κρίσιμες υποδομές της
Ελλάδας και ιδιαίτερα για την υποστήριξη του τουρισμού.
»Η Ελληνική Ακτοπλοΐα, με συμβολή της τάξης του 5,4% στο εγχώριο ΑΕΠ σύμφωνα με την
τελευταία μελέτη του ΙΟΒΕ, αποτελεί τον βασικότερο άξονα σύνδεσης της ηπειρωτικής
Ελλάδας με την νησιωτικότητα, προσφέροντας 365 ημέρες τον χρόνο υπηρεσίες ζωτικής
σημασίας όπως η διασφάλιση της εφοδιαστικής αλυσίδας μέσω των εμπορευματικών
μεταφορών οι οποίες πάνω από το 80% εξαρτώνται αποκλειστικά από τις ακτοπλοϊκές
συνδέσεις.
»Παράλληλα, η ακτοπλοΐα εξασφαλίζει τις μετακινήσεις των τουριστικών ροών από και προς τα
νησιά, αποτελώντας βασικό πρεσβευτή του τουριστικού προϊόντος και της εμπειρίας των
επισκεπτών της χώρας μας.
»Σε μια εποχή που οι κοινές προκλήσεις όλων των φορέων του τουρισμού απαιτούν
στρατηγικό σχεδιασμό και στοχευμένη μεθόδευση για την δημιουργία ενός βιώσιμου μοντέλου
ανάπτυξης στα χρόνια που ακολουθούν, η Attica Group πρωτοστατεί στην υιοθέτηση των
πρωτοβουλιών που απαιτούνται, με σταθερό βηματισμό.
»Ανταποκρίνεται στις μεγάλες προκλήσεις της ανανέωσης του ακτοπλοϊκού στόλου και στις
επιταγές της «πράσινης μετάβασης» με επενδύσεις σε νεότευκτα πλοία αλλά και με την χάραξη
οδικού χάρτη απανθρακοποίησης με ορίζοντα 10ετίας, θέτοντας τις βάσεις για την μετάβαση σε
μία νέα εποχή με όραμα και ρεαλισμό. Επιπλέον, επενδύουμε στην ανάπτυξη ψηφιακών
υποδομών που ενισχύουν την εμπειρία πελάτη διαμορφώνοντας εξατομικευμένες εμπειρίες.
»Σημαντική για την άρτια, ασφαλή και πράσινη λειτουργία της ακτοπλοΐας είναι η αναβάθμιση
των λιμανιών της χώρας μας στη βάση ενός στοχευμένου σχεδιασμού. Πρόκειται για μια
σημαντική πρόκληση που προϋποθέτει σύμπλευση και συνεργασία όλων των δυνάμεων,
ιδιωτικού και δημόσιου τομέα με όραμα και ρεαλισμό.»
Η άνοδος των ξενοδοχειακών επενδύσεων στην Ελλάδα θα συνεχιστεί στο άμεσο μέλλον
Ο κ. Ιωάννης Ορφανός, Συνεργάτης, Επικεφαλής Κεφαλαιαγοράς, της  Colliers Greece &
Cyprus, ανέφερε πως η Ελλάδα έχει καθιερωθεί ως ένας από τους κορυφαίους προορισμούς
της Μεσογείου και έχει καταφέρει να προσελκύσει εξέχοντες διεθνείς επενδυτές. Η στόχευση
των επενδυτών μέχρι στιγμής είναι περισσότερο σε ξενοδοχειακά θέρετρα σε δημοφιλείς
τουριστικές περιοχές και σε αστικά boutique κυρίως ξενοδοχεία στην Αθήνα.
Oι εγχώριοι ξενοδόχοι και επενδυτές είναι επίσης δραστήριοι, καθότι υποστηρίζονται ενεργά
από τοπικές τράπεζες, αποκτώντας νέα περιουσιακά στοιχεία και επενδύοντας σε σχετικά
αναπτυξιακά έργα.
Ultra luxury ξενοδοχειακά brands έχουν πια παρουσία στην Ελλάδα και αναπτύσσουν τα
χαρτοφυλάκια τους σε νέα ξενοδοχειακά έργα φιλοξενίας που συνδυάζουν συχνά επώνυμες
κατοικίες, μαρίνες και γήπεδα γκολφ. Σημαντικές επενδύσεις γίνονται και στην Αθηναϊκή
Ριβιέρα με αφορμή και το έργου στο «Ελληνικό». Παράλληλα, ξενοδοχεία και θέρετρα σε
δημοφιλείς προορισμούς όπως η Κρήτη, η Ρόδος, η Κέρκυρα και η Χαλκιδική καθώς και στις
Κυκλάδες επανατοποθετούνται και αναβαθμίζονται για να προσφέρουν πολυτελείς εμπειρίες 5
αστέρων.
Ταυτόχρονα, εγχώριοι και διεθνείς επενδυτές σε συνεργασία με διεθνείς και τοπικούς
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καταξιωμένους ξενοδόχους επεκτείνουν τις δραστηριότητές τους, πέρα από τα δημοφιλή νησιά
και την Αθήνα και τη Ριβιέρα της, σε αναδυόμενους προορισμούς πόλεων και θέρετρων όπως
η Θεσσαλονίκη, η Κω, η Ζάκυνθος, η Ανατολική και Νότια Πελοπόννησος, η Πάρος και η
Μήλος.
Οι επενδυτές και οι ξενοδόχοι έχουν αρχίσει να αναγνωρίζουν τις δυνατότητες των λιγότερο
καθιερωμένων τοποθεσιών και επίσης τη σημασία των lifestyle επώνυμων και των μεσαίας
κλίμακας πολυτελείας ξενοδοχείων στους ανερχόμενους τουριστικούς προορισμούς.
Η άνοδος των ξενοδοχειακών επενδύσεων στην Ελλάδα θα συνεχιστεί στο άμεσο μέλλον
καθώς εκτιμούμε ότι θα υπάρξει σημαντική εισροή νέων κεφαλαίων, καθώς αναμένουμε
περισσότερα από 3 δισ. ευρώ να διατεθούν για την επέκταση και τη βελτίωση των
υφιστάμενων ξενοδοχειακών περιουσιακών στοιχείων τα επόμενα 3-4 χρόνια. Η συγκεκριμένη
επενδυτική ανάπτυξη δεν έρχεται χωρίς τις προκλήσεις της φυσικά.
Ο ελληνικός τουρισμός εξακολουθεί να παλεύει με την εποχικότητα, με αξιοσημείωτη
συγκέντρωση επισκεπτών κατά τις περιόδους αιχμής, υποχρησιμοποίηση της τεχνολογίας,
ελλείψεις σε κρίσιμες υποδομές και ανεπάρκεια σε εξειδικευμένο εργατικό δυναμικό. Οι
προσπάθειες για την ενίσχυση του προϊόντος φιλοξενίας της Ελλάδας και των εμπειριών των
επισκεπτών της με σκοπό την καθιέρωση της χώρας ως ενός κορυφαίου παγκόσμιου
προορισμού μπορούν να γίνουν μόνο μέσω στοχευμένων πρωτοβουλιών και νέων
επενδύσεων σε υποδομές.
Οποιαδήποτε περαιτέρω ανάπτυξη στον ξενοδοχειακό κλάδο θα απαιτήσει για να είναι βιώσιμη
ένα ολιστικό στρατηγικό σχέδιο που θα αναπτυχθεί από κοινού με τους δημόσιους φορείς σε
συνεργασία με τους κατάλληλους εκπρόσωπους του επιχειρηματικού κλάδου και με τους
ενδιαφερόμενους επενδυτές.
Η Ελλάδα στρατηγική αγορά
Ο κ. ο Luis Picas Asmarats, Ανώτερος Διευθυντής Επενδύσεων στην Hotel Investment
Partners (HIP) σημείωσε πως «η Ελλάδα είναι στρατηγική αγορά για εμάς. Έχουμε ένα μόνιμο
γραφείο με περισσότερους από 5 υπαλλήλους και εκεί περνάω τον περισσότερο χρόνο μου,
τουλάχιστον δύο εβδομάδες το μήνα και τον υπόλοιπο χρόνο στην Ιταλία και σε άλλες
μεσογειακές χώρες. Πιστεύουμε ότι υπάρχουν πολλές δυνατότητες στον τομέα της φιλοξενίας
στην Ελλάδα.
»H HIP έχει εμπλουτιστεί προσφάτως με την αγορά του Grand Hyatt Athens στο κέντρο της
Αθήνας, του Sunprime Miramare Beach Hotel στη Ρόδο και το Alexander The Great Beach
Hotel, που είναι το δεύτερο ξενοδοχείο της στη Χαλκιδική, μετά το Domes Noruz Kassandra.
Αυτές οι εξαγορές επεκτείνουν σημαντικά το πορτφόλιο της HIP στην Ελλάδα σε δέκα
ξενοδοχεία χωρητικότητας 2.641 δωματίων.
»Η HIP είναι πρόθυμη να συνεχίσει να ενισχύει τη σχέση μας με όλο τον οικογενειακό όμιλο
ξενοδοχείων που συνεργάζεται, με στόχο να μοιραστεί βέλτιστες πρακτικές, δεδομένα αγοράς
και να συνεργαστεί για να συνεχίσει την αναβάθμιση και την επανατοποθέτηση των κύριων
τουριστικών προορισμών όπου έχουμε αυτή την στιγμή παρουσία, όπως είναι η Κρήτη,
Κέρκυρα, Ρόδος , Ζάκυνθος, Χαλκιδική αλλά και Αθήνα.»
Υπενθυμίζεται ότι η HIP ιδρύθηκε το 2015 και εξαγοράστηκε από κεφάλαια που διαχειρίζεται η
Blackstone το 2017. Η GIC έχει γίνει μέτοχος και κατέχει ποσοστό περίπου 35%, με τα
κεφάλαια που διαχειρίζεται η Blackstone να συνεχίζουν να είναι πλειοψηφικός μέτοχος της HIP,
με περίπου 65% επί της ιδιοκτησίας της εταιρείας. Από το 2017, η HIP ακολούθησε μια
στρατηγική εξαγοράς και επανατοποθέτησης για ξενοδοχεία που κατέχουν μεν καλή τοποθεσία
αλλά δυστυχώς δεν έχουν λάβει την κατάλληλη προσοχή.
Η HIP συνεργάζεται με μεγάλους παγκόσμιους ξενοδοχειακούς παρόχους,
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συμπεριλαμβανομένων των Ritz-Carlton, Barcelo, Melia, Hyatt, Hilton, Ledra
και Marriott. Σήμερα, η εταιρεία διαθέτει 74 ξενοδοχεία, με συνολικά πάνω από 21.000 κλειδιά
σε όλη την Ισπανία, την Ελλάδα, την Ιταλία και την Πορτογαλία, μετρώντας συνολικά 10.000
εργαζόμενους στα ξενοδοχεία της.
ot.gr
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Διαρκής η συμπίεση στα κατώτατα όρια με τους νόμους των ΝΔ - ΣΥΡΙΖΑ - ΠΑΣΟΚ Το
πρόσφατο νομοθετικό έκτρωμα για την ενσωμάτωση της ευρωπαϊκής Οδηγίας
θωρακίζει κι άλλο τον μηχανισμό που έχει στα χέρια της η εργοδοσία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η πορεία της συμπίεσης των πραγματικών μισθών: Διαρκώς μειώνεται το εύρος μεταξύ
κατώτατου και μέσου
Λίγες μέρες μετά την ψήφιση του εκτρωματικού νόμου για την ενσωμάτωση της ευρωπαϊκής
Οδηγίας για τους λεγόμενους «επαρκείς μισθούς» και τον καθορισμό του κατώτατου μισθού
μέσω του γνωστού αλγορίθμου, τόσο από παρεμβάσεις της κυβέρνησης (βλ. παρακάτω) όσο
και από κάθε διαθέσιμο στοιχείο επιβεβαιώνεται η βασική επιδίωξη: Η διαρκής συμπίεση όλων
των μισθών γύρω από τα κατώτατα όρια, όπως έχουν «παραγγείλει» οι επιχειρηματικοί όμιλοι
σε όλες τις κυβερνήσεις. Υπενθυμίζεται ότι το συγκεκριμένο νομοσχέδιο ψήφισε η κυβέρνηση
της ΝΔ, ενώ πάνω από τα μισά του άρθρα υπερψήφισε και το ΠΑΣΟΚ, βάζοντας μια ακόμα
σφραγίδα συναίνεσης στην επίθεση στο λαϊκό εισόδημα. Τη στρατηγική στόχευση για τη
διαρκή συμπίεση των μισθών αποκαλύπτουν τα διαθέσιμα στοιχεία για την πορεία τους από το
2011 μέχρι και σήμερα. Τα χρόνια δηλαδή που ξηλώθηκαν οι κλαδικές Συλλογικές Συμβάσεις,
οι τριετίες και άλλα δικαιώματα, με τους μνημονιακούς νόμους των ΝΔ - ΠΑΣΟΚ - ΣΥΡΙΖΑ.
Επιβεβαιώνεται δηλαδή το δίκαιο των διεκδικήσεων για επαναφορά των Συλλογικών
Συμβάσεων και όλων των διατάξεων που τους δίνουν πραγματική υπόσταση (ευνοϊκότερη
ρύθμιση, επεκτασιμότητα, υποχρεωτικότητα κ.λπ.), όπως αυτές περιλαμβάνονται και στην
πρόταση νόμου που κατέθεσαν πάνω από 650 σωματεία. Μια πρόταση που απορρίφθηκε με
συνοπτικές διαδικασίες στη Βουλή από όλα τα κόμματα, πλην του ΚΚΕ που ανέλαβε να την
καταθέσει.
Επιβίωση το 2024 με μισθούς κάτω και από το 2011!
Μια απλή ματιά στην πορεία των χρόνων αυτών, σύμφωνα με τα «Μηνιαία στοιχεία
απασχόλησης μισθωτών ασφαλισμένων ιδιωτικού δικαίου e-ΕΦΚΑ» για τον μήνα Απρίλη, από
το 2011 μέχρι και το 2024, δείχνει καθαρά ότι την περίοδο 2011 - 2022 ο ονομαστικός μέσος
μεικτός μισθός (Πίνακας 1)1 είχε μια καθαρά φθίνουσα πορεία. Μάλιστα, παρά τη μικρή
αύξηση που σημείωσε το 2023 και το 2024, παραμένει μειωμένος κατά σχεδόν 11% σε σχέση
με το 2011!
Ανάλογη πορεία ακολουθεί ο ονομαστικός διάμεσος των συνολικών μεικτών αποδοχών μισθός
(Πίνακας 1). Διάμεσος μισθός ονομάζεται στην προκειμένη περίπτωση το ανώτερο ποσό μέχρι
το οποίο φθάνουν οι συνολικές μεικτές αποδοχές για το 50% των εργαζομένων. Για
παράδειγμα, το 2011 οι αποδοχές του 50% των εργαζομένων κυμαίνονταν από μερικές
δεκάδες ευρώ μέχρι 1.150 ευρώ. Επομένως, το ποσό των 1.150 ευρώ είναι ο διάμεσος.
Σύμφωνα λοιπόν με τα στοιχεία του ΕΦΚΑ για τον μήνα Δεκέμβρη, από το 2011 μέχρι το 2018,
ακολουθείται μια φθίνουσα πορεία η οποία αντιστράφηκε μέχρι και το 2023, ωστόσο ο
διάμεσος μισθός παραμένει μειωμένος κατά 12% συγκριτικά με τον αντίστοιχο μισθό του 2011.
Εδώ θα πρέπει να σημειωθεί ότι σύμφωνα με τον τρόπο παρουσίασης των στοιχείων, στον
υπολογισμό του διάμεσου μισθού συμπεριλαμβάνονται εκτός από τις τακτικές αποδοχές και
οποιασδήποτε άλλης φύσης επιπλέον αμοιβές (π.χ. για υπερωρίες, δουλειά σε αργίες και
δουλεμένα ρεπό κ.ά.).
Από την άλλη μεριά, ο ονομαστικός κατώτατος μεικτός μισθός (Πίνακας 1) μετά την τεράστια
μείωση που έγινε το 2012 με κρατική παρέμβαση (κατά 22% για τους εργαζόμενους άνω των
25 ετών και κατά 32% για τους εργαζόμενους κάτω των 25 ετών), ακολούθησε σε ονομαστικές
τιμές μια φαινομενικά αύξουσα πορεία. Ομως, ακόμα κι έτσι, μόλις το 2023 ξεπέρασε τον
ονομαστικό κατώτατο μεικτό μισθό του 2011 κατά μόλις 29 ευρώ!
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Αυτή η ανάγνωση των στοιχείων για τους ονομαστικούς μισθούς δείχνει την πορεία σύγκλισης
του μέσου, διάμεσου και κατώτατου μισθού κυρίως λόγω της μεγάλης μείωσης του μέσου και
ακόμα μεγαλύτερης του διάμεσου μισθού και της πολύ μικρής αύξησης του κατώτατου.
Φαινομενική «αύξηση» - πραγματική μείωση
Ομως, το ποια είναι η κατάσταση που βιώνουν καθημερινά οι εργαζόμενοι, δηλαδή ότι ο
μισθός δεν φθάνει για να βγάλουν τον μισό μήνα, αποτυπώνεται σαφέστερα και καλύτερα όταν
λάβουμε υπόψη και τον Γενικό Δείκτη Τιμών Καταναλωτή (ΓΔΤΚ), ώστε να διαπιστωθεί η
επίδραση του πληθωρισμού στους ονομαστικούς και να εξαγάγουμε τους πραγματικούς
μισθούς με τους οποίους πρέπει να τα βγάλει πέρα ο κάθε εργαζόμενος.
Με βάση λοιπόν την πορεία του ΓΔΤΚ για την περίοδο 2011 - 2024 προκύπτουν τα εξής
συμπεράσματα:
-- Ο πραγματικός μέσος μεικτός μισθός2 (Πίνακας 2) βρίσκεται σε φθίνουσα πορεία, παρά τα
σκαμπανεβάσματα των τελευταίων ετών, και σε κάθε περίπτωση γεγονός είναι ότι ο
πραγματικός μέσος μεικτός μισθός τον Απρίλη του 2024 ήταν μειωμένος κατά σχεδόν 22%
συγκριτικά με τον αντίστοιχο μισθό του 2011.
-- Παρόμοια πορεία ακολουθεί ο πραγματικός3 διάμεσος των συνολικών μεικτών αποδοχών
(Πίνακας 2), ο οποίος τον Δεκέμβρη του 2023 ήταν μειωμένος κατά 21,5% συγκριτικά με τον
αντίστοιχο μήνα του 2011.
Σε ό,τι αφορά τον κατώτατο μισθό η φαινομενική αύξηση που παρουσιάζει στις ονομαστικές
τιμές του δίνει τη θέση της στη μείωση σε πραγματικές τιμές. Ετσι, τον Απρίλη του 2024 ο
πραγματικός4μεικτός κατώτατος μισθός (Πίνακας 2) είναι μειωμένος κατά 3,5% συγκριτικά με
τον κατώτατο μισθό του 2011. Εδώ να θυμίσουμε ότι η τελευταία αύξηση του κατώτατου
μισθού δόθηκε τον Απρίλη του 2024.
Και αυτά τα στοιχεία επιβεβαιώνουν τη σύγκλιση προς τα κάτω, του μέσου και διάμεσου
μισθού με τον κατώτατο. Και τα τρία μεγέθη βρίσκονται σε φθίνουσα πορεία σε πραγματικές
τιμές και η σύγκλιση συμβαίνει γιατί η μείωση του μέσου και διάμεσου είναι μεγαλύτερη από τη
μείωση του κατώτατου μισθού.
Τσακίζει τα λαϊκά εισοδήματα η ακρίβεια
Ακόμα χειρότερα είναι τα πράγματα για τις εργατικές και λαϊκές οικογένειες όταν λάβουμε
υπόψη μας όχι τον Γενικό Δείκτη Τιμών Καταναλωτή αλλά τους υποδείκτες ομάδων του Δείκτη
Τιμών Καταναλωτή, που περιλαμβάνουν προϊόντα αναγκαία για τα λαϊκά νοικοκυριά. Ενας από
αυτούς είναι ο υποδείκτης «Διατροφή και Μη Αλκοολούχα Ποτά». Με βάση αυτόν τον
υποδείκτη ο πραγματικός μέσος μεικτός μισθός τον Απρίλη του 2011 ήταν 1.300 ευρώ και τον
Απρίλη του 2024 μόλις 870 ευρώ! Μείωση 33%!
Επιβεβαιώνουν την ισοπέδωση και τη διαφημίζουν
Την προς τα κάτω σύγκλιση του μέσου με τον κατώτατο μισθό αποδέχεται μάλιστα και το
Ιδρυμα Οικονομικών και Βιομηχανικών Ερευνών, το οποίο βέβαια κανείς δεν μπορεί να
κατηγορήσει ότι ...μεροληπτεί υπέρ των εργατικών διεκδικήσεων.
Στην έκθεση λοιπόν που συνέταξε για την «Αξιολόγηση του Ισχύοντος Νομοθετημένου
Κατώτατου Μισθού» (Φλεβάρης 2024), στο πλαίσιο συμμετοχής του στη διαβούλευση με το
υπουργείο Εργασίας και άλλους «κοινωνικούς εταίρους», σημειώνει: «...Ο πραγματικός μέσος
μισθός, σε συνέχεια σωρευτικής ανόδου κατά 25% την περίοδο 2000 - 2009, κατέγραψε
συστηματική υποχώρηση την περίοδο 2010 - 2022, σωρευτικά κατά 30%, με αποτέλεσμα το
2022 να παραμένει σε πραγματικούς όρους 18% χαμηλότερος από το 2000. Αυτό έχει ως
αποτέλεσμα, σε πραγματικούς όρους, ο κατώτατος μισθός στην Ελλάδα να συγκλίνει ολοένα
και περισσότερο στον μέσο μισθό τα τελευταία χρόνια».
Με άλλα λόγια, επιβεβαιώνεται πέρα για πέρα ότι ο νόμος που ψήφισε πρόσφατα η
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κυβέρνηση: Πρώτον, παγιώνει τον καθορισμό του κατώτατου μισθού από το κράτος και,
δεύτερον, μετατρέπει τον κατώτατο μισθό σε έναν σκληρό μισθολογικό πυρήνα, γύρω από τον
οποίο θα συγκεντρώνεται μια όλο και μεγαλύτερη μάζα εργαζομένων, με αποτέλεσμα οι μέσοι
μισθοί να φθίνουν, τείνοντας προς αυτόν τον πυρήνα. Είναι, δηλαδή, μια «μαύρη τρύπα» που
καταπίνει δικαιώματα και μισθούς. Με αυτήν την έννοια είναι πράγματι «δίχτυ ασφαλείας» αλλά
για τους εργοδότες, όχι για τους εργαζόμενους!
Τις διαπιστώσεις αυτές για τον ρόλο του νέου μηχανισμού διαμόρφωσης του κατώτατου μισθού
επιβεβαιώνουν και τα λόγια της υπουργού Εργασίας, Νίκης Κεραμέως. Πριν από λίγες μέρες
«βγαίνοντας παγανιά» για να προσελκύσει επενδυτές από το εξωτερικό μίλησε στο «26ο
ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη.
Στην τοποθέτησή της διαφήμισε τη μείωση του κόστους εργασίας στη χώρα μας και τις
συνθήκες «σταθερότητας» και «προβλεψιμότητας» που επικρατούν, όπως είπε, στην ελληνική
οικονομία, κάτι που επιζητούν οι επενδυτές για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις. Τόνισε ότι
η κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό και ως παράδειγμα γι' αυτό έφερε το γεγονός πως «την
περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της προβλεψιμότητας και στον κατώτατο
μισθό», στέλνοντας μήνυμα ότι αυτό θα είναι το σημείο αναφοράς το οποίο θα πρέπει να
λαμβάνουν υπόψη τους οι εργοδότες για να μετράνε το λεγόμενο «μισθολογικό κόστος», όταν
θα σκέφτονται να επενδύσουν στην Ελλάδα.
Ολο και περισσότεροι εργαζόμενοι «συγκλίνουν» γύρω από τα κατώτατα όρια
Ηδη, άλλωστε, μεγάλο ποσοστό των εργαζομένων παίρνει αποδοχές μικρότερες και από αυτές
του ανειδίκευτου εργάτη. Τα στοιχεία δείχνουν ότι ήταν το 23% του συνόλου των εργαζομένων
το 2011 και σήμερα έχουν φθάσει το 33%!
Επίσης, η υπουργός δεν ξέχασε να διαφημίσει τη μείωση του «κόστους εργασίας» μέσω της
μείωσης των εργοδοτικών ασφαλιστικών εισφορών, κατά 5,4% από το 2019 μέχρι τώρα και
συνολικά 5,9% μέχρι το 2027. Ομως, η μείωση των ασφαλιστικών εισφορών είναι σε βάρος
των εργαζομένων γιατί μειώνονται κατ' αναλογία τα έσοδα των ασφαλιστικών ταμείων τους και
σε όφελος των εργοδοτών ακριβώς γιατί μειώνεται το κόστος εργασίας.
Εδώ θα πρέπει να θυμίσουμε ότι η κυβέρνηση της ΝΔ ψήφισε τον πρόσφατο νόμο για τον
κατώτατο μισθό επικαλούμενη το αντίστοιχο γαλλικό μοντέλο, στο οποίο παρατηρούνται
κατακόρυφη αύξηση του αριθμού των εργαζομένων που αμείβονται με το κατώτατο ωρομίσθιο
(από 12% το 2021 σε 17,3% το 2023) και μεγάλη απαλλαγή των εργοδοτών από τις
ασφαλιστικές εισφορές των εργαζομένων τους οποίους προσλαμβάνουν με κατώτατο
ωρομίσθιο καθώς πληρώνουν μόνο την εισφορά εργατικού «ατυχήματος» και επαγγελματικής
ασθένειας. Και, βέβαια, τις εισφορές από τις οποίες απαλλάσσονται οι εργοδότες τις πληρώνει
ο γαλλικός λαός μέσω της φορολογίας του και τελικά μέσω του κρατικού προϋπολογισμού.
Παραπομπές:
1. Στους πίνακες 1 και 2 δεν περιλαμβάνεται το έτος 2020, καθώς, λόγω της πανδημίας, τα
στοιχεία που εμφανίζονται είναι ολοφάνερο ότι δεν αποτυπώνουν την πραγματικότητα.
Ενδεικτικά, εμφανίζεται αύξηση των μισθών την οποία ακολουθεί η μείωσή τους το 2021.
2. ΓΔΤΚ περιόδου 2011 - 2024 (μήνας Απρίλης).
3. ΓΔΤΚ περιόδου 2011 - 2023 (μήνας Δεκέμβρης).
4. Μέσος ετήσιος ΓΔΤΚ περιόδου 2011 - 2023 και για το έτος 2024 ο μέσος δωδεκαμήνου.
Χ. Μ.
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Οι προοπτικές και οι προκλήσεις της τουριστικής βιομηχανίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πως σκιαγράφησαν το τοπίο  σε πρόσφατο επενδυτικό συνέδριο στελέχη της αγοράς OT.gr
Newsroom
Καθώς ο  τουρισμός είναι από τις πιο σημαντικές βιομηχανίες της Ελλάδας και κάθε μία από τις
τελευταίες χρονιές καταρρίπτει το ένα ρεκόρ μετά το άλλο, στελέχη της εν λόγω  αγοράς,
αναφέρθηκαν στο πρόσφατο επενδυτικό συνέδριο της Capital Link στην Νέα Υόρκη στις
προοπτικές και οι προκλήσεις του κλάδου.
Ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών
Ο κ. Γιώργος Καλλιμασιάς, Chief Strategy Officer (CSO) στον Διεθνή Αερολιμένα Αθηνών
ανέφερε μεταξύ άλλων πως το αεροδρόμιο της Αθήνας ήταν ανάμεσα στα λίγα ευρωπαϊκά
αεροδρόμια που ξεπέρασαν τα προ-πανδημίας επίπεδα επιβατικής κίνησης ήδη από το 2023,
υπερβαίνοντας την επιβατική κίνηση του 2019 κατά περισσότερο από 10%. Το 2024
αποτέλεσε επίσης μια αξιοσημείωτη χρονιά για το αεροδρόμιο σε ό,τι αφορά τα επίπεδα των
επιβατικών και τουριστικών αφίξεων.
Τουρισμός: Σχέδια για αναβάθμιση της τουριστικής εκπαίδευσης
Συνολικά, κατά τους πρώτους έντεκα μήνες του έτους, η επιβατική κίνηση του αεροδρομίου
ξεπέρασε τα επίπεδα του 2023 κατά 13,0%. Το σημαντικότερο όμως είναι ότι καταγράψαμε μια
εντυπωσιακή αύξηση στους διεθνείς επιβάτες κατά 15,5% σε σύγκριση με το 2023.
Αυτή η ανοδική πορεία αναδεικνύει την ελκυστικότητα του τουριστικού προϊόντος της Αθήνας
και της Ελλάδας, καθώς και την επιτυχία των συνεργατικών προσπαθειών μας, μαζί με το
σύνολο των βασικών συμμετοχών στην αλυσίδα του ταξιδιού και του τουρισμού, έχοντας θέσει
ως στρατηγική να συνεχίσουμε να εδραιώνουμε την Αθήνα ως έναν ετήσιο προορισμό.
Με στόχο να προσφέρουμε υπηρεσίες υψηλής αξίας στους επιβάτες και τους χρήστες του
αεροδρομίου, έχουμε ξεκινήσει, ανέφερε ο ίδιος, ένα επενδυτικό πρόγραμμα για την επέκταση
των υποδομών μας, το οποίο περιλαμβάνει την επέκταση των τερματικών κτιρίων, την
ανάπτυξη ενός πολυώροφου χώρου στάθμευσης οχημάτων, καθώς και νέες εγκαταστάσεις
στάθμευσης αεροσκαφών.
Η πρόσφατη εισαγωγή του Διεθνούς Αερολιμένα Αθηνών στο Χρηματιστήριο Αθηνών, η οποία
αποτέλεσε μια εμβληματική αρχική δημόσια προσφορά για την Ελλάδα και τον κλάδο των
αερομεταφορών, συνέβαλε στην περαιτέρω αναβάθμιση της εταιρικής διακυβέρνησης της
Εταιρείας και μας επέτρεψε την πρόσβαση σε ένα ευρύτερο φάσμα διεθνών και εγχώριων
επενδυτών.
Με το βλέμμα στην επόμενη μέρα, έχουμε αναλάβει τη δέσμευση να συνεχίσουμε να
ανταποκρινόμαστε στις μελλοντικές προκλήσεις, να προσαρμοζόμαστε στις νέες ταξιδιωτικές
τάσεις και να τοποθετούμε τη βιωσιμότητα στο επίκεντρο των δραστηριοτήτων μας,
επεκτείνοντας ταυτόχρονα το δίκτυό μας και ενισχύοντας τη διασυνδεσιμότητα της Αθήνας.
Και βέβαια, τόνισε, παραμένουμε επικεντρωμένοι στη διατήρηση υψηλής ποιότητας υπηρεσιών
και στη δημιουργία αξίας για τους μετόχους μας, καθώς  είμαστε βέβαιοι ότι η Αθήνα θα
συνεχίσει να ευημερεί ως κορυφαίος παγκόσμιος προορισμός.
Οι επενδύσεις στον ξενοδοχειακό κλάδο
Ο κ. Ιωάννης Μ. Εμίρης, General Manager of Wholesale Banking της  Alpha Bank, τόνισε από
την πλευρά του πως η οικονομική ανάκαμψη της Ελλάδας και η βελτίωση του brand και της
εικόνας της είναι άρρηκτα συνδεδεμένες με την ανάπτυξη του τουρισμού.
Την τελευταία δεκαετία, οι επενδύσεις στον ξενοδοχειακό κλάδο και η βελτίωση της ποιότητας
των υπηρεσιών υπήρξαν καθοριστικές για την αύξηση των τουριστικών εσόδων.
Ο ελληνικός τραπεζικός τομέας έχει προσφέρει τη σταθερή υποστήριξή του στον κλάδο της
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φιλοξενίας μέσω συνεχούς χρηματοδότησης. Στην Alpha Bank  υποστηρίζουμε σταθερά
επενδύσεις υψηλής προστιθέμενης αξίας στον κλάδο φιλοξενίας στην Ελλάδα, συμβάλλοντας
στην προσέλκυση Άμεσων Ξένων Επενδύσεων που ξεπερνούν τα 2,5 δισ. ευρώ, παρέχοντας
κεφάλαια και συμβουλευτικές υπηρεσίες.
Η Ελληνική Ακτοπλοΐα
Ο Πάνος Δικαίος, Διευθύνων Σύμβουλος της Attica Group τόνισε: «Εκπροσωπώντας τον
μεγαλύτερο ακτοπλοϊκό Όμιλο στην Ελλάδα αλλά και μία από τις μεγαλύτερες ακτοπλοϊκές
εταιρίες παγκοσμίως, θεωρώ σημαντικό να μεταδώσουμε μέσω του συγκεκριμένου forum, το
μήνυμα της σπουδαιότητας του ακτοπλοϊκού τομέα ως μία από τις πιο κρίσιμες υποδομές της
Ελλάδας και ιδιαίτερα για την υποστήριξη του τουρισμού.
»Η Ελληνική Ακτοπλοΐα, με συμβολή της τάξης του 5,4% στο εγχώριο ΑΕΠ σύμφωνα με την
τελευταία μελέτη του ΙΟΒΕ, αποτελεί τον βασικότερο άξονα σύνδεσης της ηπειρωτικής
Ελλάδας με την νησιωτικότητα, προσφέροντας 365 ημέρες τον χρόνο υπηρεσίες ζωτικής
σημασίας όπως η διασφάλιση της εφοδιαστικής αλυσίδας μέσω των εμπορευματικών
μεταφορών οι οποίες πάνω από το 80% εξαρτώνται αποκλειστικά από τις ακτοπλοϊκές
συνδέσεις.
»Παράλληλα, η ακτοπλοΐα εξασφαλίζει τις μετακινήσεις των τουριστικών ροών από και προς τα
νησιά, αποτελώντας βασικό πρεσβευτή του τουριστικού προϊόντος και της εμπειρίας των
επισκεπτών της χώρας μας.
»Σε μια εποχή που οι κοινές προκλήσεις όλων των φορέων του τουρισμού απαιτούν
στρατηγικό σχεδιασμό και στοχευμένη μεθόδευση για την δημιουργία ενός βιώσιμου μοντέλου
ανάπτυξης στα χρόνια που ακολουθούν, η Attica Group πρωτοστατεί στην υιοθέτηση των
πρωτοβουλιών που απαιτούνται, με σταθερό βηματισμό.
»Ανταποκρίνεται στις μεγάλες προκλήσεις της ανανέωσης του ακτοπλοϊκού στόλου και στις
επιταγές της «πράσινης μετάβασης» με επενδύσεις σε νεότευκτα πλοία αλλά και με την χάραξη
οδικού χάρτη απανθρακοποίησης με ορίζοντα 10ετίας, θέτοντας τις βάσεις για την μετάβαση σε
μία νέα εποχή με όραμα και ρεαλισμό. Επιπλέον, επενδύουμε στην ανάπτυξη ψηφιακών
υποδομών που ενισχύουν την εμπειρία πελάτη διαμορφώνοντας εξατομικευμένες εμπειρίες.
»Σημαντική για την άρτια, ασφαλή και πράσινη λειτουργία της ακτοπλοΐας είναι η αναβάθμιση
των λιμανιών της χώρας μας στη βάση ενός στοχευμένου σχεδιασμού. Πρόκειται για μια
σημαντική πρόκληση που προϋποθέτει σύμπλευση και συνεργασία όλων των δυνάμεων,
ιδιωτικού και δημόσιου τομέα με όραμα και ρεαλισμό.»
Η άνοδος των ξενοδοχειακών επενδύσεων στην Ελλάδα θα συνεχιστεί στο άμεσο μέλλον
Ο κ. Ιωάννης Ορφανός, Συνεργάτης, Επικεφαλής Κεφαλαιαγοράς, της  Colliers Greece &
Cyprus, ανέφερε πως η Ελλάδα έχει καθιερωθεί ως ένας από τους κορυφαίους προορισμούς
της Μεσογείου και έχει καταφέρει να προσελκύσει εξέχοντες διεθνείς επενδυτές. Η στόχευση
των επενδυτών μέχρι στιγμής είναι περισσότερο σε ξενοδοχειακά θέρετρα σε δημοφιλείς
τουριστικές περιοχές και σε αστικά boutique κυρίως ξενοδοχεία στην Αθήνα.
Oι εγχώριοι ξενοδόχοι και επενδυτές είναι επίσης δραστήριοι, καθότι υποστηρίζονται ενεργά
από τοπικές τράπεζες, αποκτώντας νέα περιουσιακά στοιχεία και επενδύοντας σε σχετικά
αναπτυξιακά έργα.
Ultra luxury ξενοδοχειακά brands έχουν πια παρουσία στην Ελλάδα και αναπτύσσουν τα
χαρτοφυλάκια τους σε νέα ξενοδοχειακά έργα φιλοξενίας που συνδυάζουν συχνά επώνυμες
κατοικίες, μαρίνες και γήπεδα γκολφ. Σημαντικές επενδύσεις γίνονται και στην Αθηναϊκή
Ριβιέρα με αφορμή και το έργου στο «Ελληνικό». Παράλληλα, ξενοδοχεία και θέρετρα σε
δημοφιλείς προορισμούς όπως η Κρήτη, η Ρόδος, η Κέρκυρα και η Χαλκιδική καθώς και στις
Κυκλάδες επανατοποθετούνται και αναβαθμίζονται για να προσφέρουν πολυτελείς εμπειρίες 5
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αστέρων.
Ταυτόχρονα, εγχώριοι και διεθνείς επενδυτές σε συνεργασία με διεθνείς και τοπικούς
καταξιωμένους ξενοδόχους επεκτείνουν τις δραστηριότητές τους, πέρα από τα δημοφιλή νησιά
και την Αθήνα και τη Ριβιέρα της, σε αναδυόμενους προορισμούς πόλεων και θέρετρων όπως
η Θεσσαλονίκη, η Κω, η Ζάκυνθος, η Ανατολική και Νότια Πελοπόννησος, η Πάρος και η
Μήλος.
Οι επενδυτές και οι ξενοδόχοι έχουν αρχίσει να αναγνωρίζουν τις δυνατότητες των λιγότερο
καθιερωμένων τοποθεσιών και επίσης τη σημασία των lifestyle επώνυμων και των μεσαίας
κλίμακας πολυτελείας ξενοδοχείων στους ανερχόμενους τουριστικούς προορισμούς.
Η άνοδος των ξενοδοχειακών επενδύσεων στην Ελλάδα θα συνεχιστεί στο άμεσο μέλλον
καθώς εκτιμούμε ότι θα υπάρξει σημαντική εισροή νέων κεφαλαίων, καθώς αναμένουμε
περισσότερα από 3 δισ. ευρώ να διατεθούν για την επέκταση και τη βελτίωση των
υφιστάμενων ξενοδοχειακών περιουσιακών στοιχείων τα επόμενα 3-4 χρόνια. Η συγκεκριμένη
επενδυτική ανάπτυξη δεν έρχεται χωρίς τις προκλήσεις της φυσικά.
Ο ελληνικός τουρισμός εξακολουθεί να παλεύει με την εποχικότητα, με αξιοσημείωτη
συγκέντρωση επισκεπτών κατά τις περιόδους αιχμής, υποχρησιμοποίηση της τεχνολογίας,
ελλείψεις σε κρίσιμες υποδομές και ανεπάρκεια σε εξειδικευμένο εργατικό δυναμικό. Οι
προσπάθειες για την ενίσχυση του προϊόντος φιλοξενίας της Ελλάδας και των εμπειριών των
επισκεπτών της με σκοπό την καθιέρωση της χώρας ως ενός κορυφαίου παγκόσμιου
προορισμού μπορούν να γίνουν μόνο μέσω στοχευμένων πρωτοβουλιών και νέων
επενδύσεων σε υποδομές.
Οποιαδήποτε περαιτέρω ανάπτυξη στον ξενοδοχειακό κλάδο θα απαιτήσει για να είναι βιώσιμη
ένα ολιστικό στρατηγικό σχέδιο που θα αναπτυχθεί από κοινού με τους δημόσιους φορείς σε
συνεργασία με τους κατάλληλους εκπρόσωπους του επιχειρηματικού κλάδου και με τους
ενδιαφερόμενους επενδυτές.
Η Ελλάδα στρατηγική αγορά
Ο κ. ο Luis Picas Asmarats, Ανώτερος Διευθυντής Επενδύσεων στην Hotel Investment
Partners (HIP) σημείωσε πως «η Ελλάδα είναι στρατηγική αγορά για εμάς. Έχουμε ένα μόνιμο
γραφείο με περισσότερους από 5 υπαλλήλους και εκεί περνάω τον περισσότερο χρόνο μου,
τουλάχιστον δύο εβδομάδες το μήνα και τον υπόλοιπο χρόνο στην Ιταλία και σε άλλες
μεσογειακές χώρες. Πιστεύουμε ότι υπάρχουν πολλές δυνατότητες στον τομέα της φιλοξενίας
στην Ελλάδα.
»H HIP έχει εμπλουτιστεί προσφάτως με την αγορά του Grand Hyatt Athens στο κέντρο της
Αθήνας, του Sunprime Miramare Beach Hotel στη Ρόδο και το Alexander The Great Beach
Hotel, που είναι το δεύτερο ξενοδοχείο της στη Χαλκιδική, μετά το Domes Noruz Kassandra.
Αυτές οι εξαγορές επεκτείνουν σημαντικά το πορτφόλιο της HIP στην Ελλάδα σε δέκα
ξενοδοχεία χωρητικότητας 2.641 δωματίων.
»Η HIP είναι πρόθυμη να συνεχίσει να ενισχύει τη σχέση μας με όλο τον οικογενειακό όμιλο
ξενοδοχείων που συνεργάζεται, με στόχο να μοιραστεί βέλτιστες πρακτικές, δεδομένα αγοράς
και να συνεργαστεί για να συνεχίσει την αναβάθμιση και την επανατοποθέτηση των κύριων
τουριστικών προορισμών όπου έχουμε αυτή την στιγμή παρουσία, όπως είναι η Κρήτη,
Κέρκυρα, Ρόδος , Ζάκυνθος, Χαλκιδική αλλά και Αθήνα.»
Υπενθυμίζεται ότι η HIP ιδρύθηκε το 2015 και εξαγοράστηκε από κεφάλαια που διαχειρίζεται η
Blackstone το 2017. Η GIC έχει γίνει μέτοχος και κατέχει ποσοστό περίπου 35%, με τα
κεφάλαια που διαχειρίζεται η Blackstone να συνεχίζουν να είναι πλειοψηφικός μέτοχος της HIP,
με περίπου 65% επί της ιδιοκτησίας της εταιρείας. Από το 2017, η HIP ακολούθησε μια
στρατηγική εξαγοράς και επανατοποθέτησης για ξενοδοχεία που κατέχουν μεν καλή τοποθεσία
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αλλά δυστυχώς δεν έχουν λάβει την κατάλληλη προσοχή.
Η HIP συνεργάζεται με μεγάλους παγκόσμιους ξενοδοχειακούς παρόχους,
συμπεριλαμβανομένων των Ritz-Carlton, Barceló, Melia, Hyatt, Hilton, Ledra
και Marriott. Σήμερα, η εταιρεία διαθέτει 74 ξενοδοχεία, με συνολικά πάνω από 21.000 κλειδιά
σε όλη την Ισπανία, την Ελλάδα, την Ιταλία και την Πορτογαλία, μετρώντας συνολικά 10.000
εργαζόμενους στα ξενοδοχεία της.
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον

https://www.ot.gr/2024/12/20/tourismos/oi-prooptikes-kai-oi-prokliseis-tis-touristikis-viomixanias/


http://greekreporter.com/

 Publication date: 19/12/2024 16:23

 https://greekreporter.com/2024/12/19/capital-link-honors-yannis-stournaras/

Capital Link Honors Yannis Stournaras, Governor of Bank of Greece
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
The Capital Link Annual Forum that took place in New York earlier in December honored
Yannis Stournaras, Governor of the Bank of Greece, for his outstanding contribution to Greece
and Europe.
The “2024 Capital Link Hellenic Leadership Award” was presented during the official after the
closure of the Forum whose central theme was the Greek economy and the inflow of foreign
investments. 
During his long and distinguished career and through the various positions he has held at the
helm of major organizations (Minister of Finance, Governor of Bank of Greece, and more),
following his academic career, Stournaras has made invaluable contributions to the European
and Greek economies, Capital Link said in presenting the Award.
Also, he has been instrumental in keeping Greece as part of the Euro and in Greece’s return to
economic growth and prosperity, it added.
Nicolas Bornozis opened the ceremony by making brief introductory remarks, welcoming and
thanking all those who participated in the Forum, that had just concluded and the Forum.
Ekaterini Nassika, Ambassador of Greece to the United States, said that Stournaras is always
optimistic.
“Even in the darkest moments of the economic crisis, without sugarcoating or concealing the
truth, he steadfastly and publicly shared his belief and confidence in the potential of the Greek
economy. An economy that not only regained investment grade but was also recognized by
The Economist as the economy of 2023.”
John Paulson, President & Portfolio Manager – Paulson & Co., introducing Stournaras said: “A
few years ago, I stood at this podium and told you that “Greece is back”. Tonight, I’m very
happy to tell you that Greece is rising, and it’s rising fast!”
For Greece – he added – a bright future lies ahead. “And an individual who has played a
leading role in bringing Greece to this point of great promise, who has served his country with
great distinction, is our honoree, the Governor of the Bank of Greece, Yannis Stournaras.
Tonight, we join together to celebrate his many and notable accomplishments.”
Upon accepting the Award, Stournaras said that he is gratified to play a part in Greece’s
economic recovery.
“Looking back, I am immensely gratified to have played my part, to the best of my ability and
with the invaluable help of my highly competent associates in all my public engagements, first,
in Greece joining the euro area, second, in Greece remaining in the euro area under the
extremely adverse circumstances of the debt crisis, and, third, in Greece becoming – without
exaggeration – a success story,” he said.
“In light of the hard lessons learned from the recent economic crisis, I believe that the so-called
“systemic” Greek political parties have come to realize the country’s political and economic
stability as well as European path as essential pillars. This realization creates
a unique opportunity for fostering a consensus political culture in Greece, which would facilitate
the sharing of political cost, hence the effective implementation of necessary reforms,”
Stournaras stressed.
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«Βαρύ» το κλίμα στο Μαξίμου για την Ν.Κεραμέως – Το «καμπανάκι» Μητσοτάκη και το
ταξίδι στη Νέα Υόρκη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο πρωθυπουργός έχει στείλει το μήνυμα στους υπουργούς που αρέσκονται στα χωρίς λόγο
ταξίδια
«Σύννεφα» φαίνεται πως έχουν σκεπάσει το Μαξίμου για την υπουργό Εργασίας, Νίκη
Κεραμέως με αφορμή το πρόσφατο ταξίδι της στη Νέα Υόρκη, προκειμένου να παραστεί στο
συνέδριο του Capital Link.
Και αυτό γιατί, στο συνέδριο, δεν υπήρχε κάποια ενότητα που να δικαιολογούσε τη συμμετοχή
της. Το εν λόγω συνέδριο δεν είχε κάποια θεματική που να άπτονταν της απασχόλησης, ούτε
καν των προγραμμάτων κατάρτισης, για τα οποία έχουν φτάσει πολλά και διάφορα μέχρι και το
γραφείο του Κυριάκου Μητσοτάκη, σύμφωνα με το ρεπορτάζ.
Άλλωστε, ο πρωθυπουργός έχει στείλει το μήνυμα στους υπουργούς που αρέσκονται στα
χωρίς λόγο ταξίδια. Και όποιος κατάλαβε, κατάλαβε.
ΕΙΔΗΣΕΙΣ ΣΗΜΕΡΑ
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Εξάρχου (Όμιλος AKTOR): Χρειάζονται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος,
Δημήτρη Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία,
ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της
νέας Attica Bank έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ
στον κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και
η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας (RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη
μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα
υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Ο 5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για τη σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα
η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με
σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον
οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Πειραιώς: Δάνεια άνω των 40 δισ. ευρώ έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στην πρωτοπορία των τραπεζικών χρηματοδοτήσεων για την επόμενη τριετία θα βρεθεί η
Τράπεζα Πειραιώς, καθώς συνολικά θα έχει διαθέσει σε διάφορους τομείς της οικονομίας,
πάνω από 40 δισ. ευρώ. Το πλάνο ανάπτυξης της τράπεζας ανέλυσε ο Διευθύνων Σύμβουλος,
Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου “Capital Link Invest in
Greece” Forum στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Μεγάλου ανέδειξε τον καθοριστικό ρόλο της Πειραιώς κια
συνολικά του εγχώριου τραπεζικού συστήματος στην ανάπτυξη της οικονομίας και δεσμεύτηκε
για αύξηση των χρηματοδοτήσεων, παράλληλα με την ανάπτυξη της καινοτομίας και της
τεχνητής νοημοσύνης. Μέχρι σήμερα, η τράπεζα έχει διαθέσει δάνεια 32 δισ. ευρώ, ενώ έχει
πολύ ισχυρή παρουσία στη διαχείριση επενδύσεων χαρτοφυλακίου με 11 δισ. ευρώ.
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Αποκαλυπτικός ο Γ. Στουρνάρας κατά την παραλαβή του βραβείου “2024 Capital Link
Hellenic Leadership Award”
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Δρ. Γιάννης Στουρνάρας, Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου,
2024 μετά το πέρας του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series με τίτλο
“Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade”, που έκλεισε τις εργασίες του με
επίσημο δείπνο, τιμήθηκε με το “2024 Capital Link Hellenic Leadership Award” ως αναγνώριση
της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της
Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την
παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας.
Το Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη
Νασίκα. Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio
Manager – Paulson & Co. Η Κυρία Αικατερίνη Νασίκα στην ομιλία της τόνισε:
«Ο Γιάννης Στουρνάρας είναι τυχερός άνθρωπος. Είναι αισιόδοξος άνθρωπος. Είναι
ανθεκτικός άνθρωπος. Δεν είναι πολιτικός με την στενή έννοια, αλλά είναι με την ευρύτερη, την
Αριστοτελική: «Απ’ αυτό συνάγεται ότι η πόλη αποτελεί μια φυσική πραγματικότητα και ότι ο
άνθρωπος είναι από τη φύση του ζώο πολιτικό.» Είναι άλλωστε στην οικογενειακή του
παράδοση. Ο πατέρας του υπήρξε ηγέτης στην Αντίσταση κατά των ναζί σε μεγάλη περιφέρεια
της Κεντρικής Ελλάδος.
Η επιλογή του να σπουδάσει οικονομικά ήταν ήδη μια πράξη με κοινωνικό και πολιτικό
περιεχόμενο. Μετά το πτυχίο από το Πανεπιστήμιο Αθηνών, ακολούθησε η διδακτορική του
διατριβή στην Οξφόρδη, η διδασκαλία του εκεί και η επιστροφή του στην Ελλάδα. Η
πανεπιστημιακή του σταδιοδρομία στο alma mater του, τον οδήγησε τελικά στην εκλογή του ως
τακτικού καθηγητή στο τμήμα οικονομικών σπουδών.
Παράλληλα με τις ακαδημαϊκές του ενασχολήσεις, κατελάμβανε μια σειρά από σημαντικές
θέσεις στον δημόσιο τομέα. Και φθάνουμε στην κρίσιμη δεκαετία 2009-2019, τα χρόνια της πιο
επικίνδυνης περιπέτειας για την Ελληνική Δημοκρατία μετά το 1974. Ο Γιάννης Στουρνάρας
βρέθηκε στο μάτι του κυκλώνα. Το 2012 αναλαμβάνει Υπουργός Οικονομικών και το 2014
Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος. Ευτυχώς για τη χώρα, βρίσκεται επικεφαλής της
Κεντρικής μας Τράπεζας το 2015, όταν η κρίση επιδεινώνεται και η Ελλάδα είναι στο χείλος της
αβύσσου.
Ο επόμενος ομιλητής, ως αρμοδιότερος άλλωστε, θα σας αναλύσει διεξοδικότερα την
προσφορά του Γιάννη στην πατρίδα μας. Εγώ, όμως, σας οφείλω κάποιες διευκρινήσεις, μιας
και στην αρχή της ομιλίας μου απέδωσα ορισμένα χαρακτηριστικά στον αποψινό τιμώμενο.
Είναι, λοιπόν, resilient. Παρά τις δυσκολίες συνέχισε τη δουλειά του, υπερασπιζόμενος την
ανεξαρτησία του αξιώματός του και της Τράπεζάς του.
Είναι αισιόδοξος, γιατί και στις πιο σκοτεινές στιγμές της κρίσης, χωρίς να ωραιοποιεί ή να
αποσιωπά την πραγματικότητα, πίστευε σταθερά και δημόσια στις δυνατότητες της ελληνικής
οικονομίας και στις ικανότητες του λαού μας να βγει η χώρα από την κρίση, ισχυρότερη. Όπως
αποδείχθηκε, είχε δίκιο.
Ο Γιάννης Στουρνάρας είναι ένας τυχερός άνθρωπος γιατί, ενώ όλοι οι θετικοί και αρνητικοί
πρωταγωνιστές, Έλληνες και ξένοι, της ευρωκρίσης έχουν αποσυρθεί από την πολιτική σκηνή,
εκείνος, μέσα από τις συνεχόμενες, λαμπρές θητείες του, στην Τράπεζα της Ελλάδος, είναι
ακόμη και σήμερα παρών και προσφέρει στην ανοδική πορεία της ελληνικής οικονομίας. Μιάς
οικονομίας που όχι μόνον απέκτησε και πάλι επενδυτική βαθμίδα, χαρακτηρίστηκε από τον
Economist ως η οικονομία για το 2023.
Και όπως συχνά επισημαίνει ο Π/Θ Κ. Μητσοτάκης, η ελληνική οικονομία παράγει πλέον
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σταθερά πρωτογενή πλεονάσματα, και η ανάκαμψή της είναι «οριστική και μη ανατρέψιμη.»
Επιπλέον, υπογραμμίζει ότι το δημόσιο χρέος έχει μειωθεί με έναν από τους ταχύτερους
ρυθμούς στην Ευρώπη, καθιστώντας την Ελλάδα πρότυπο προς μίμηση στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.
Και τέλος, όπως σας είπα ο Γιάννης Στουρνάρας είναι ανθεκτικός. Παρέμεινε σταθερός παρά
τις προκλήσεις που αντιμετώπισε, τόσο προσωπικά όσο και η οικογένειά του. Μέσα από όλα
αυτά, διατήρησε την ψυχραιμία και την αξιοπρέπειά του, παραμένοντας ακλόνητος στο έργο
του και υπερασπιζόμενος την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του αξιώματός του και της
Τράπεζας.
Κυρίες και κύριοι, αγαπητοί φίλοι, έχω την τιμή να είμαι φίλη του Γιάννη Στουρνάρα επί πολλά
χρόνια. Θα σας αποκαλύψω λοιπόν ένα μυστικό του. Είναι καθημερινός κολυμβητής μεγάλων
αποστάσεων, και αυτό εξηγεί τις ιδιότητες του χαρακτήρα του που σας προανέφερα. Και,
μεταξύ μας, υπάρχει κάποιο ωραιότερο μέρος στον κόσμο, για να κολυμπάει κανείς, επί ώρες,
από τα ανοιχτά της Σύρου;»
Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager –
Paulson & Co. «Είμαι πολύ χαρούμενος που βρίσκομαι απόψε μαζί σας σε αυτή την υπέροχη
ετήσια εκδήλωση προς τιμήν της Ελλάδας.
Θέλω να ευχαριστήσω τον οικοδεσπότη μας, τον Νικόλα Μπορνόζη, ο οποίος διοργανώνει το
Capital Link Invest in Greece Forum τα τελευταία 26 συνεχόμενα χρόνια. Νικόλα, σε
ευχαριστούμε για την προσφορά σου στην Ελλάδα!
Πριν από λίγα χρόνια, στεκόμουν σε αυτό το βήμα και σας έλεγα ότι «η Ελλάδα επιστρέφει».
Απόψε, με μεγάλη χαρά θα πω ότι η Ελλάδα αναβαθμίζεται, και μάλιστα με γρήγορους
ρυθμούς!
Υπό την κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει αναδειχθεί πια
σε οικονομικό ηγέτη της Ευρώπης.
Η κυβέρνησή του έχει μειώσει τους φόρους, απλοποίησε τη γραφειοκρατία και διατήρησε
δημοσιονομική πειθαρχία, δημιουργώντας ένα ευνοϊκό επενδυτικό κλίμα.
Βλέπουμε τα θετικά αποτελέσματα:
— Το ΑΕΠ αυξάνεται με ετήσιο ρυθμό 2,3%, σχεδόν τέσσερις φορές πάνω από τον ευρωπαϊκό
μέσο όρο.
— Η Ελλάδα έχει ανακτήσει την θέση της στην Επενδυτική Βαθμίδα.
— Τα έσοδα από τον τουρισμό έφτασαν σε νέο ρεκόρ των 19 δισ. ευρώ έως τον Σεπτέμβριο
του 2024.
— Η βιομηχανική παραγωγή έχει αυξηθεί πάνω από 10% από το 2020.
— Οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται με ετήσιο ρυθμό περίπου 9%.
— Η ανεργία μειώθηκε στο 9,3% τον Σεπτέμβριο, από 19% το 2018.
— Οι ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές αποδόσεις ιδίων κεφαλαίων, με άφθονα
κεφαλαιακά αποθέματα, ενώ επεκτείνουν γρήγορα τη χορήγηση δανείων.
Είμαστε υπερήφανοι που είμαστε ο μεγαλύτερος μέτοχος της Τράπεζας Πειραιώς, η οποία έχει
εξελιχθεί σε ένα εντυπωσιακά επιτυχημένο επιχειρηματικό μοντέλο (ή success story) υπό την
ισχυρή ηγεσία του Διευθύνοντος Συμβούλου μας, Χρήστου Μεγάλου, που είναι μαζί μας
απόψε.
Όλες αυτές οι θετικές τάσεις καθιστούν την Ελλάδα ξεχωριστή, και δεν έχω καμία αμφιβολία ότι
θα συνεχιστούν κατά τη διάρκεια των επόμενων τριών ετών της τρέχουσας κυβέρνησης
Μητσοτάκη.
Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες.
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Διαφαίνεται ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει
παίξει πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει
τη χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Δρ. Γιάννης Στουρνάρας.
Απόψε, βρισκόμαστε όλοι εδώ για να τιμήσουμε τα πολλά και αξιοσημείωτα επιτεύγματά του.
Ο Γιάννης έχει διανύσει μια αξιοθαύμαστη πορεία, διακεκριμένη πάνω από όλα για την
εξαιρετική του αφοσίωση στην Ελλάδα αλλά και την Ευρώπη.
Ο Γιάννης αποφοίτησε από το Πανεπιστήμιο Αθηνών με πτυχίο στα οικονομικά, πριν
προχωρήσει στην ολοκλήρωση μεταπτυχιακού και διδακτορικού προγράμματος στα οικονομικά
στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης.
Στη συνέχεια, υπηρέτησε ως κορυφαίος καθηγητής οικονομικών, διατέλεσε σύμβουλος
πολιτικής σε πολλές ελληνικές κυβερνήσεις, πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της
Εμπορικής Τράπεζας, και Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ.
Όλη αυτή η εντυπωσιακή και ευρεία εμπειρία τον προετοίμασε για τη στιγμή-ορόσημο στην
καριέρα του το 2012, όταν ανέλαβε τη θέση του Υπουργού Οικονομικών της Ελλάδας. Όλοι
θυμόμαστε ότι εκείνη την εποχή η Ελλάδα βρισκόταν σε δύσκολη θέση, και η χώρα χρειαζόταν
έναν ισχυρό και έμπειρο ηγέτη στο Υπουργείο Οικονομικών για να χαράξει τον δρόμο προς τα
εμπρός. Ο Γιάννης ήταν αυτός ο ηγέτης. Έθεσε τα δημόσια οικονομικά της Ελλάδας σε
σταθερή βάση, εδραίωσε την αξιοπιστία της χώρας στους Ευρωπαίους εταίρους της και έφερε
πίσω επενδυτές στην Ελλάδα.
Το 2014, ζητήθηκε από τον Γιάννη να αναλάβει μια νέα και εξίσου σημαντική ευθύνη: την
ηγεσία της Τράπεζας της Ελλάδος. Και εδώ, έπαιξε καθοριστικό ρόλο. Το 2015 υπήρξε αλλαγή
κυβέρνησης, η οποία οδήγησε σε τραπεζική κρίση και έθεσε το φάσμα πιθανής εξόδου της
Ελλάδας από το ευρώ. Ευτυχώς, ο Γιάννης Στουρνάρας ήταν διοικητής της Τράπεζας της
Ελλάδος σε εκείνη την κρίσιμη στιγμή. Υπήρξε μια ισχυρή και αταλάντευτη φωνή, τόσο στο
εσωτερικό όσο και στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, υπέρ της παραμονής της Ελλάδας στο
ευρώ.
Με την ταυτόχρονη ανακεφαλαιοποίηση και των τεσσάρων συστημικών τραπεζών, πέτυχε
αυτό που πολλοί θεωρούσαν ακατόρθωτο και οδήγησε τον ελληνικό τραπεζικό τομέα σε
ασφαλή πορεία. Χωρίς την ηγεσία του Γιάννη, ούτε η ανακεφαλαιοποίηση του ελληνικού
τραπεζικού συστήματος, ούτε η αδιάλειπτη συμμετοχή της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ θα
ήταν δυνατή.
Στη συνέχεια, ο Γιάννης στράφηκε στη περαιτέρω βελτίωση των τραπεζών. Διευκόλυνε τις
πολύ αναγκαίες βελτιώσεις στη διοικητική διακυβέρνηση. Ενθάρρυνε τις τράπεζες να
καινοτομήσουν προς όφελος των Ελλήνων καταναλωτών. Και, το πιο σημαντικό, ήταν
καθοριστικός στη σχεδίαση και εφαρμογή της εκκαθάρισης των μη εξυπηρετούμενων δανείων
(NPEs) από τους ισολογισμούς των τραπεζών, μέσω του πολύ αποτελεσματικού
προγράμματος «Ηρακλής».
Σήμερα, οι ελληνικές τράπεζες είναι άρτια διαχειριζόμενες, με επαρκή κεφαλαιακά αποθέματα,
υψηλή ποιότητα περιουσιακών στοιχείων και ισχυρά κέρδη. Αυτό το εντυπωσιακό επίτευγμα
πραγματοποιήθηκε υπό την ηγεσία του Γιάννη Στουρνάρα.
Ο Γιάννης δεν έχει αφήσει το σημάδι του μόνο στην Ελλάδα. Υπήρξε επίσης ένας εξαιρετικά
σημαντικός ηγέτης του European project. Ως μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας από το 2014 και πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου της από
το 2020, έχει υπάρξει μια αδιάκοπη και ισχυρή φωνή υπέρ της αξιόπιστης νομισματικής
πολιτικής, της βαθύτερης ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης, της ισχυρότερης οικονομικής ανάπτυξης
και των υψηλότερων προτύπων διαβίωσης για όλους τους πολίτες της Ευρωζώνης.
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Απόψε, αναγνωρίζουμε τον ευρύτατο αντίκτυπο του Γιάννη τόσο στην Ελλάδα όσο και στο
εξωτερικό. Γιορτάζουμε τα πολλά επιτεύγματά του. Τιμούμε το υποδειγματικό του έργο στη
προς την Ελλάδα και την Ευρώπη.
Ας συγχαρούμε τον Γιάννη Στουρνάρα για τη βράβευση του με το 2024 Capital Link Hellenic
Leadership Award.»
 
Παραλαμβάνοντας το βραβείο “2024 HELLENIC CAPITAL LINK LEADERSHIP AWARD”
ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος Δρ. Γιάννης Στουρνάρας έκανε την παρακάτω ομιλία:
«Για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας»
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε.
 
Γεννήθηκα στην Αθήνα στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το
1974. Σπούδασα Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών
και συνέχισα στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M.
Phil.) τo 1980 και διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή
αποσκοπούσε στη θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά
μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
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για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
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ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Cr?dit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
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Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη
συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει
τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με
αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με
τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της
Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά
τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ.
Η εξέλιξη αυτή είναι ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του
πραγματικού κατά κεφαλήν ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες
κινητήριες δυνάμεις της οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές
δαπάνες, χάρη και στη συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης
του πραγματικού διαθέσιμου εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση
του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
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έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
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αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο,
απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την
ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την
περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις
και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη
χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
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δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους. Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση
και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων
σχετικά με την προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της
αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της
φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα, πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας. Και, κατά την άποψή μου, θα
ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τ
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Γιωργος Στάσσης: Πελατοκεντρική πλέον η ΔΕΗ – Τι προσφέρει η νέα στρατηγική του
ομίλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα νέα έργα που χτίζουν μεγάλο πράσινο χαρτοφυλάκιο - Τι είναι το electrician pass
Στέφανος Μελισσηνός
Ο Γιώργος Στάσης με νέα έργα χτίζει το πράσινο χαρτοφυλάκιο στο εξωτερικό και ετοιμάζεται
να βάλει σε λειτουργία μεγάλα projects ήδη το 2025.
Επιπλέον, προσωποποιημένη εμπειρία τηλεφωνικής εξυπηρέτησης, νέα ηλεκτρονικά εργαλεία,
εύχρηστο ψηφιακό λογαριασμό, ενίσχυση της συμπερίληψης, αλλά και νέο ωράριο
καταστημάτων, προσφέρει πλέον ο CEO της ΔΕΗ στον Έλληνα καταναλωτή.
Τα νέα έργα που χτίζουν μεγάλο πράσινο χαρτοφυλάκιο
Τα δύο πρώτα φωτοβολταϊκά της Ιταλίας που ξεκινάει η ΔΕΗ αποτελούν σταθμό για την
επιχείρηση, καθώς σηματοδοτούν την επίσημη είσοδο της στη μεγάλη γειτονική ενεργειακή
αγορά, ωστόσο έχει ακόμη δρόμο μπροστά μέχρι να αποκτήσει έναν ικανό όγκο έργων στη
τρίτη μεγαλύτερη οικονομία της Ευρωζώνης.
Τα περισσότερα νέα έργα που θα προστεθούν του χρόνου στο «portfolio εξωτερικού» της
ΔΕH, είναι στη Ρουμανία. Από τη χώρα αυτή, απ’ όπου και ξεκίνησε η επέκταση της
επιχείρησης εκτός συνόρων θα προέλθουν σύμφωνα με πληροφορίες τα περισσότερα νέα
projects του διεθνούς της portfolio την επόμενη χρονιά, ακολουθούμενη από τη Βουλγαρία και
την Ιταλία.
Επιγραμματικά, πρόκειται για ένα σημαντικό πακέτο πέντε ρουμάνικων έργων, κυρίως
φωτοβολταικά, συνολικής ισχύος 366 MW, που είναι έτοιμα προς κατασκευή και αναμένεται να
παραδοθούν εντός του 2025.
Από τη γειτονική Βουλγαρία, πρόκειται να προέλθει επιπλέον ένα φωτοβολταικό (165 MW) και
από την αγορά της Ιταλίας πιθανότατα ένα με δύο cluster επίσης φωτοβολταικών, συνολικής
ισχύος γύρω στα 160 MW, τα οποία επίσης βρίσκονται υπό κατασκευή.
Είναι δηλαδή πιθανό μέσα στην επόμενη χρονιά, το διεσπαρμένο γεωγραφικά και τεχνολογικά
χαρτοφυλάκιο της ΔΕΗ% να ενισχυθεί με επιπλέον 600-700 MW από τις τρεις αυτές γειτονικές
χώρες.
Καταγράφεται μάλιστα σε ορισμένες περιπτώσεις μια επιτάχυνση στην υλοποίηση κάποιων
στόχων που θα μπορούσαν και να επιτευχθούν ταχύτερα του αναμενόμενου, όπως συνέβη με
τα δύο φωτοβολταϊκά στην Ιταλία ισχύος 32 MW που κατασκεύασε και παρέδωσε η Metlen στη
ΔΕΗ%, οκτώ μήνες μετά την υπογραφή της μεταξύ τους συμφωνίας.
Κεντρικό από εδώ και πέρα ρόλο θα έχει επίσης η περαιτέρω τεχνολογική διαφοροποίηση του
portfolio της ΔΕΗ%, έχοντας πάντα το βλέμμα στην αξιοποίηση του εξαιρετικού αιολικού
δυναμικού πέριξ της Μαύρης Θάλασσας, με τον CEO της ΔΕH Γιώργο Στάσση, να μην
αποκλείει κάποια νέα εξαγορά, εφόσον παρουσιαστεί η ευκαιρία.
Απαντώντας στους αναλυτές το Νοέμβρη κατά τη παρουσίαση του νέου στρατηγικού σχεδίου
του ομίλου, είχε αναφέρει ότι ο μεγάλος κύκλος εξαγορών για την επιχείρηση έχει ολοκληρωθεί,
αφήνοντας ωστόσο ανοικτό το ενδεχόμενο για κάποια νέα κίνηση στην αγορά των αιολικών.
«Αυτό δεν σημαίνει ότι αν μας παρουσιαστεί μια ευκαιρία ενός καλού αιολικού πάρκου δεν θα
την εκμεταλλευτούμε, ωστόσο διαθέτουμε όλη την γκάμα των εργαλείων για να πετύχουμε την
ανάπτυξη που θέλουμε», είχε δηλώσει αναφερόμενος στο αρκετά μεγάλο ομιλικό pipeline
πράσινων έργων, άνω των 20 GW.
Ένα βασικό άλλωστε συστατικό του από εδώ και πέρα αφηγήματος της ΔΕΗ, στο οποίο θέλει
να δώσει έμφαση η επιχείρηση, πέρα από τη δημιουργία ενός πράσινου χαρτοφυλακίου κοντά
στα 12 GW το 2027 (από 5,5 GW σήμερα) είναι η θωράκιση απέναντι στα όλο και πιο συχνά
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price volatility των αγορών.
Και έχει που θα ρίξει το από εδώ και πέρα βάρος της είναι στην ευέλικτη παραγωγή και την
άμυνα απέναντι στις προκλήσεις, τόσο με μπαταρίες, μικρά υδροηλεκτρικά και
αντλησιοταμιευτικά, όσο και με δύο-τρεις ευέλικτες μικρές μονάδες φυσικού αερίου (peakers)
που σύμφωνα με τις πληροφορίες του radar θα επιδιωχθεί να κατασκευαστούν στη Ρουμανία
(300 MW), όπου απουσιάζει αυτή η τεχνολογία.
Το σκεπτικό είναι να μπαίνουν στο σύστημα όταν οι τιμές κάνουν peak, «σερβίροντας» με
ενέργεια την Ελλάδα όταν έχει ανάγκη, μέσω του βαλκανικού διαδρόμου όπου όσο θα
αυξάνεται η παραγωγή από ΑΠΕ, τόσο θα μεγαλώνουν και οι όγκοι του trading από πλευράς
ΔΕH.
Σε αυτή την επόμενη τριετία, που για τη ΔΕΗ% δεν είναι μόνο τριετία των ΑΠΕ, αλλά και του
flexibility, αναφέρθηκε και προ ημερών από το συνέδριο της Capital Link ο Αναπληρωτής
Διευθύνων Σύμβουλος της επιχείρησης Κωσταντίνος Μαύρος, μιλώντας για το στόχο επιπλέον
6,3 GW νέων ΑΠΕ σε Ελλάδα και ΝΑ Ευρώπη, προκειμένου η εγκατεστημένη ισχύς του ομίλου
να «πιάσει» τα 11,6 GW το 2027.
Πελατοκεντρική πλέον η ΔΕΗ
Έχοντας τις ανάγκες των πελατών στο επίκεντρο, η ΔΕΗ σχεδιάζει να προσφέρει νέα
προϊόντα, λύσεις προστιθέμενης αξίας, αλλά και υπηρεσίες προσωποποιημένης
εξυπηρέτησης, όπως ανακοινώθηκαν στο 7ο Συνέδριο Εμπορίας του Ομίλου ΔΕΗ που
πραγματοποιήθηκε στο Metropolitan Expo, στις 13 Δεκεμβρίου.
Με στόχο την διευκόλυνση των πελατών της, η ΔΕΗ εισάγει προσωποποιημένη εμπειρία
τηλεφωνικής εξυπηρέτησης, νέα ηλεκτρονικά εργαλεία και εύχρηστο ψηφιακό λογαριασμό,
πρωτοβουλία για την ενίσχυση της συμπερίληψης, αλλά και νέο ωράριο καταστημάτων.
Στο πλαίσιο του 7ου Συνεδρίου Εμπορίας του Ομίλου ΔΕΗ, ο Αναπληρωτής Διευθύνων
Σύμβουλος και Επικεφαλής Εμπορικών Δραστηριοτήτων του Ομίλου ΔΕΗ, κ. Γιώργος
Καρακούσης, ανέφερε: ««Στη ΔΕΗ, έχουμε στο επίκεντρο τον άνθρωπο. Ακούμε ουσιαστικά τις
ανάγκες και τις προσδοκίες κάθε γενιάς, προσφέροντας διαφάνεια, προσωποποιημένες λύσεις
και υπηρεσίες με πραγματική προστιθέμενη αξία. Η στρατηγική της ΔΕΗ επικεντρώνεται στη
δημιουργία μίας ολιστικής προσέγγισης των αναγκών των πελατών, πέρα από την απλή
προμήθεια ενέργειας. Στόχος μας είναι να είμαστε η πρώτη επιλογή των πελατών, όχι από
συνήθεια, αλλά επειδή είμαστε η πιο σύγχρονη και φιλική προς το περιβάλλον και τους
καταναλωτές εταιρεία. Γι’ αυτό φροντίζουμε διαρκώς να κάνουμε την καθημερινότητα των
πελατών μας πιο εύκολη και ουσιαστικά καλύτερη».
Οι νέες υπηρεσίες
Φιλοδοξώντας να αποτελέσει σημείο αναφοράς στην εξυπηρέτηση πελατών, η ΔΕΗ σχεδιάζει
νέο μοντέλο τηλεφωνικής εξυπηρέτησης του πελάτη από έναν συγκεκριμένο, εξειδικευμένο
εκπρόσωπο, ο οποίος θα διασφαλίζει προσωπική σχέση, βαθιά γνώση και άμεση
ανταπόκριση. Στις αρχές του 2025, η υπηρεσία θα ξεκινήσει να παρέχεται δωρεάν, 24/7.
Ένας νέος ψηφιακός λογαριασμός, αλλά και ένας νέος κωδικός QR στον έγχαρτο λογαριασμό
που θα οδηγεί σε βίντεο με ψηφιακή εκπρόσωπο (avatar) και θα επεξηγεί τα πεδία του
λογαριασμού, θα τεθούν σε ισχύ από τη ΔΕΗ στο πρώτο τρίμηνο του 2025, προσφέροντας
εύκολη πρόσβαση και αναλυτική παρουσίαση χρεώσεων, κατανάλωσης και ιστορικού, καθώς
και δυνατότητα άμεσης πληρωμής χωρίς σύνδεση σε εφαρμογή, διευκολύνοντας, τους πελάτες
που δεν είναι εξοικειωμένοι με την τεχνολογία.
Τι είναι το electrician pass
Η ΔΕΗ εγκαινιάζει την υπηρεσία Electrician Pass, η οποία θα είναι διαθέσιμη από το πρώτο
τρίμηνο του 2025.
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Με αυτή την υπηρεσία, η απόκτηση της Υπεύθυνης Δήλωσης Εγκαταστάτη (ΥΔΕ) γίνεται
εύκολα, γρήγορα και με την αξιοπιστία της ΔΕΗ, με ραντεβού προσαρμοσμένο στη
διαθεσιμότητα του πελάτη.
Μέσα από το ElectricianPass οι πελάτες θα μπορούν να χρεώσουν την υπηρεσία στον
λογαριασμό τους εφάπαξ ή με πλάνο δόσεων.
Καταστήματα: Πρωτοβουλία για την ενίσχυση της συμπερίληψης και νέο ωράριο
Η ΔΕΗ εγκαινιάζει ένα πρωτοποριακό πρόγραμμα αισθητηριακής προσβασιμότητας στα
καταστήματά της σε συνεργασία με την οργάνωση, The Happy Act για την χαρτογράφηση
χώρων, την εισαγωγή ειδικών σημάνσεων και την παροχή χώρων αποφόρτισης για την
καλύτερη εξυπηρέτηση ατόμων με νευροδιαφορετικότητα.
Παράλληλα, παραμένοντας προσηλωμένη στην άμεση και ποιοτική εξυπηρέτηση των πελατών
της και προσαρμοζόμενη στις ανάγκες των τοπικών κοινωνιών, η ΔΕΗ αλλάζει το ωράριο
λειτουργίας των καταστημάτων της από την Πέμπτη 2 Ιανουαρίου 2025.
Τα καταστήματα πλέον θα λειτουργούν από τις 8:00 έως τις 15:00 κάθε Δευτέρα, Τετάρτη και
Σάββατο, ενώ κάθε Τρίτη, Πέμπτη και Παρασκευή θα είναι ανοιχτά από τις 8:00 έως τις 20:00.
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H δημοσκοπική άνοδος της ΝΔ, η αισιοδοξία της Μενδώνη για την επιστροφή των
Γλυπτών, το βαρύ κλίμα για την Κεραμέως και το αμείωτο ενδιαφέρον του Ηλιόπουλου
για media
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Άνοδος δύο (έως τεσσάρων) μονάδων από τη Βουλή
Τα καλά επιβραβεύονται και μάλιστα με τον πλέον πανηγυρικό τρόπο. Εν προκειμένω
αναφέρομαι στην πολύ καλή εμφάνιση του προέδρου Μητσοτάκη την Κυριακή στη Βουλή κατά
τη διάρκεια της συζήτησης για τον προϋπολογισμό του 2025. Κατά κοινή παραδοχή ο αρχηγός
Κυριάκος, έκλεψε την παράσταση, αφήνοντας ανάσκελα τους προέδρους των κομμάτων της
αντιπολίτευσης. Από την περιφερειακή πηγή που διαθέτω στο Μαξίμου, αλλά και από κάτι
άλλους φίλους που έχω στις δημοσκοπικές εταιρείες, πληροφορήθηκα ότι το θετικό κλίμα,
αποτυπώθηκε και στις έρευνες που ξεκίνησαν να διενεργούνται από χθες το πρωί.
Συγκεκριμένα, έμαθα ότι σε σύγκριση με τις δημοσκοπήσεις της προηγούμενες εβδομάδας, η
ΝΔ καταγράφει άνοδο από 2 έως και 4 ποσοστιαίες μονάδες. Με αυτά και κάτι άλλα που
σκεφτόμουνα, δεν ξέρω πως μου ήρθε στο μυαλό αυτό που λένε στο χωριό της θείας μου στα
Χανιά, σε σχέση με αυτό που μεγαλώνει, όσο νυχτώνει.
Τα νυχτερινά των αστυνομικών
Υποθέτω ότι θα θυμάστε την εξαγγελία του προέδρου Μητσοτάκη από το βήμα της ΔΕΘ, σε
σχέση με τα νυχτερινά των αστυνομικών. Τότε, λοιπόν, που είχε γίνει η γκάφα, αφού όπως
αποδείχθηκε εκ των υστέρων, μιλάγαμε για μια ενίσχυση που δεν ξεπερνούσε τα 5 ευρώ
μηνιαίως. Ο πρωθυπουργός που κατάλαβε την αστοχία, από τότε είχε δώσει εντολή
προκειμένου να αποκατασταθεί και μάλιστα άμεσα η… τάξη. Κάπως έτσι (ή για να ακριβολογώ
ακριβώς έτσι) προέκυψε το επίδομα επικινδυνότητας. Αν δεν το καταλάβατε ο αρχηγός
Κυριάκος, δεν ήθελε να πιστεύουν οι ένστολοι ότι τους κορόιδεψε με αποτέλεσμα να τους
ικανοποιήσει ένα διαχρονικό και συνάμα δίκαιο αίτημα. Άντε τώρα με όλα αυτά να συνεχίσουν
να έχουν δουλειά και κυρίως επιχειρήματα, η Λατινοπούλου και ο Βελόπουλος.
Αισιοδοξία για την επιστροφή των Γλυπτών
Όπως γνωρίζετε εδώ και κάτι μήνες, δεν μου μιλάει ούτε ο Πίνατ από το Μαξίμου και
ευελπιστώ ότι με το νέο έτος, θα έχω καταφέρει να βρω μια άκρη με τη συμπαθέστατη γάτα του
πρωθυπουργικού Μεγάρου. Παρά τον αποκλεισμό μου, δεν σας κρύβω μέρες που είναι, ότι
έχω καταφέρει να διατηρώ μια επικοινωνία με κάτι περιφερειακούς συνεργάτες υπουργών.
Ένας απ’ αυτούς που βρίσκεται δίπλα στην Λίνα Μενδώνη, μου έλεγε ότι η υπουργός
Πολιτισμού, είναι αισιόδοξη για την επιστροφή των Γλυπτών του Παρθενώνα. Σύμφωνα με τον
ίδιο, ενδεχομένως να είναι και η πρώτη φορά, που υπάρχει τόσο μεγάλη αισιοδοξία. Μάλιστα,
αν κατάλαβα καλά, δεν αποκλείεται κατά το αμέσως προσεχές διάστημα να δούμε τη Μενδώνη
να ταξιδεύει προς το Λονδίνο, προκειμένου να συζητήσει κάτι λεπτομέρειες, που προφανώς και
κάνουν την διαφορά.
Δάνεια από Viva Wallet και ΟΤΕ
Τελικά αυτός ο πρόεδρος Μητσοτάκης, έχει αποφασίσει να χοντρύνει την πλάκα που κάνει
στους τραπεζίτες. Έτσι, εκτός από τα όσα τους αναγκάζει να πληρώσουν, δείχνει
αποφασισμένος να τους ζορίσει και σε επίπεδο ανταγωνισμού. Το γεγονός ότι θα μπορούν
εκτός από τις τράπεζες να δίνουν δάνεια και άλλες επιχειρήσεις, καταδεικνύει την πρόθεση της
κυβέρνησης, να δημιουργήσει ένα πολύ πιο ανταγωνιστικό από το υφιστάμενο καθεστώς στις
δανειοδοτήσεις. Επειδή λοιπόν το έψαξα λίγο παραπάνω, σπεύδω να σας πω, ότι δύο
εταιρείες που έχουν τα φόντα για να δίνουν δάνεια, είναι η Viva Wallet και ο ΟΤΕ, που
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διαθέτουν τη σχετική άδεια από την Τράπεζα της Ελλάδος.
Στις πληρωμές η ΔΕΗ
Και επειδή κάτι αντίστοιχο ακούστηκε και για τη ΔΕΗ, σπεύδω να σημειώσω ότι δεν πρόκειται
να μπει σε μια τέτοια διαδικασία η συγκεκριμένη εταιρεία. Στο να δίνει δάνεια και να
ανταγωνίζεται τις τράπεζες. Απεναντίας, κατά το αμέσως προσεχές διάστημα θα εισέλθει στον
χώρο των πληρωμών. Εκεί που εκτός των άλλων δραστηριοποιείται και ο ΟΠΑΠ.
Βαρύ κλίμα για Κεραμέως
Το πρόσφατο ταξίδι της υπουργού Κεραμέως στη Νέα Υόρκη, προκειμένου να παραστεί στο
συνέδριο του Capital Link, φαίνεται ότι στάθηκε αφορμή για να βαρύνει ακόμη περισσότερο, το
ήδη βαρύ κλίμα που έχει διαμορφωθεί εσχάτως στο Μαξίμου για την υπουργό Εργασίας.
Μάλιστα, επειδή όπως έχετε διαπιστώσει η Νίκη, είναι από τις πολυαγαπημένες μου, έψαξα να
μάθω αν στο συνέδριο, υπήρχε ενότητα που να δικαιολογούσε τη συμμετοχή της. Δυστυχώς
δεν βρήκα θέμα που να άπτονταν της απασχόλησης, ούτε καν των προγραμμάτων κατάρτισης,
για τα οποία έχουν φτάσει πολλά και διάφορα μέχρι και το γραφείο του προέδρου Μητσοτάκη.
Όπως σας έγραψα ο τελευταίος φρόντισε να στείλει μήνυμα προς τους υπουργούς που
αρέσκονται στα χωρίς λόγο ταξίδια. Και όποιος κατάλαβε, κατάλαβε.
Έγκυος (στο δεύτερο παιδί) η Αχτσιόγλου
Χαρμόσυνα νέα για το ζεύγος Τζανακόπουλου – Αχτσιόγλου, αφού όπως με πληροφορεί μια
καλή πηγή, οι δύο περιμένουν σε λίγους μήνες το δεύτερο παιδί τους. Μάλιστα, η βουλευτής
της Νέας Αριστεράς όπως είναι λογικό έχει επικεντρωθεί στις αυξημένες οικογενειακές
υποχρεώσεις της αφήνοντας στην άκρη, την βαριά πολιτική ατζέντα. Άλλωστε εδώ που τα
λέμε, τόσο η ίδια, όσο και ο Τζανακόπουλος, έχουν συνειδητοποιήσει ότι η ενασχόληση με την
πολιτική ίσως και να είναι αγώνας χωρίς έπαθλο. Σε αντίθεση με μια καλή οικογένεια, που
μπορεί να σου προσφέρει ανεπανάληπτες χαρές και μάλιστα για πολλά, πολλά χρόνια.
Ο Μάτσας με το κορίτσι του στη Παλιά Αγορά
Ο βήχας και ο έρωτας (και φυσικά και το χρήμα) δεν κρύβονται. Τα ως άνω επιβεβαιώνει με
τον πλέον πανηγυρικό τρόπο, ο επονομαζόμενος και ως Έλληνας Μπετόβεν, Μίνος Μάτσας. Ο
πρώην της υπουργού Κεφαλογιάννη όχι μόνο δεν κρύβει τη σχέση του με την πολύ νεότερη
συνεργάτιδά του, αλλά απεναντίας δείχνει πολύ ερωτευμένος μαζί της. Χθες «έπεσε» (ο
Μάτσας) τυχαία πάνω σ’ έναν φίλο μου στην Παλιά Αγορά της Φιλοθέης και τον άφησε (τον
φίλο μου) με ανοικτό το στόμα. Ο λόγος; Αυτός ο φοβερός και τρομερός μουσικός
χαριεντιζόταν δημοσίως με το αμόρε του, φροντίζοντας μέχρι και για τη σωστή τοποθέτηση του
κασκόλ στους ώμους της διαδόχου της Όλγας.
Οι αδιανόητες δηλώσεις στελεχών του ΠΑΣΟΚ
Θέλει το ΠΑΣΟΚ να αγιάσει ως θεσμική αξιωματική αντιπολίτευση, αλλά κάτι κάνει τα στελέχη
του να χάνουν τη μπάλα και να δίνουν μια εικόνα ότι η Ελλάδα του σήμερα βρίσκεται στο
χείλος της καταστροφής. Δεν είναι μόνο οι εμπρηστικές ομιλίες ορισμένων στη Βουλή για τον
προϋπολογισμό, όπως του λαλίστατου Παναγιώτη Δουδωνή, που είπε πως «η συμμορία της
μιζέριας είναι η Νέα Δημοκρατία». Περίοπτη θέση στις θανατερές ατάκες έχει και ο
εκπρόσωπος Τύπου Κώστας Τσουκαλάς, που μόλις χθες δήλωσε πως «Καθρεφτάκια στον
ελληνικό λαό μοιράζει συστηματικά η κυβέρνηση, υποτιμώντας τη νοημοσύνη του». Κι αυτά τα
είπε για τα μέτρα για τις τράπεζες που εξάγγειλε ο πρωθυπουργός από το βήμα της Βουλής, τα
οποία ο πρόεδρος Νίκος τα χαρακτήρισε περίπου… θριαμβευτική νίκη του ΠΑΣΟΚ! Μόλις
χθες, πάλι, ο τομέας προστασίας του πολίτη του ΠΑΣΟΚ έβγαλε ανακοίνωση που ούτε λίγο
ούτε πολύ λέει πως «η κυβέρνηση της ΝΔ που από το 2019 έχει κάνει την ασφάλεια δήθεν
προμετωπίδα των πολιτικών της, έχει παραδώσει ουσιαστικά την επικράτεια στο οργανωμένο
έγκλημα, που απειλεί απλούς πολίτες, κρατικούς λειτουργούς, επιχειρηματίες, επαγγελματίες
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και κάθε έναν συμπολίτη μας». Εδώ η Χαριλάου Τρικούπη πατάει γκάζι χωρίς φρένο, λέγοντας
ότι περίπου τη χώρα την κυβερνούν οι εγκληματικές συμμορίες. Αλήθεια, πρόεδρε Νίκο, ποιος
δίνει γραμμή για τέτοιες αδιανόητες δηλώσεις που έχουμε να τις ακούσουμε από την εποχή του
Αλέξη, του Σκουρλέτη, του Τζανακόπουλου και των άλλων αριστερών συντρόφων;
Ο ΣΥΡΙΖΑ, οι εργολάβοι και τα σχολεία
Εντάξει, τα κόμματα της αντιπολίτευσης μετά το σοκ που υπέστησαν από την ανακοίνωση των
μέτρων για τις τράπεζες από τον πρωθυπουργό, άρχισαν να ψελλίζουν διάφορα, μερικά από
τα οποία ανάγονται στη σφαίρα του παραλόγου. Πρώτος και καλύτερος ο εκπρόσωπος Τύπου
του ΣΥΡΙΖΑ, που δήλωσε στο περιστύλιο μετά την ψηφοφορία για τον προϋπολογισμό, ότι τα
100 εκατ. της φορολόγησης των τραπεζών για τα σχολεία, πάνε στις…. κατασκευαστικές
εταιρείες. Δηλαδή, για να έχουμε καλό ερώτημα, ποιοι θα αναλάβουν την υλικοτεχνική
βελτίωση των σχολικών κτιρίων κατά τον ΣΥΡΙΖΑ; Μήπως ομάδες εθελοντών μαθητών και
καθηγητών, όπως γινόταν παλιά στα χρόνια του σοσιαλιστικού σουρεαλισμού στις ανατολικές
χώρες; Γιατί απ’ ότι ξέρω οι εργολάβοι είναι που αναλαμβάνουν να κάνουν χτισίματα,
μερεμέτια, ανανεώσεις εξοπλισμού. Αλλά είπαμε, η μπάλα έχει χαθεί για τα καλά στον
ΣΥΡΙΖΑ…
!Αμείωτο διατηρείται το ενδιαφέρον του προέδρου της ΑΕΚ Ηλιόπουλου για ραδιοτηλεοπτικές
συχνότητες. Ενώ η επαφή με τον Σαββίδη για το OPEN δεν έχει (ακόμα) κοπεί, φαίνεται να
αναζητά εναλλακτικές λύσεις και έχει βγει στη γύρα τόσο για τηλεοπτική στέγη όσο και προς
αναζήτηση ελεύθερης ραδιοφωνικής συχνότητας. Μένει να δούμε τι θα αποδώσει το σαφάρι
που εξαπέλυσε ο Ηλιόπουλος τα τελευταία 24ωρα.
Ο Ράμμος νόμιζε ότι το ΠΑΣΟΚ του χρωστούσε χάρη
Αλέξης Χαρίτσης, Θόδωρος Μαργαρίτης, Νίκος Μπίστης και τα άλλα τα αριστερά
πρωτοπαλίκαρα βρίσκονται από χθες σε κατάσταση πένθους. Αιτία, η άρνηση του Ράμμου να
δεχτεί την πρόταση της Νέας Αριστεράς να είναι υποψήφιος Πρόεδρος της Δημοκρατίας,
ενώνοντας όλη την αντιπολίτευση στη στοργική αγκαλιά του… Μαθαίνω ότι πιο πολύ τον
πλήγωσε η άρνηση του ΠΑΣΟΚ να τον στηρίξει, γιατί, λένε κάποιοι φίλοι του, έκανε τόσο
αγώνα για τον Νίκο Ανδρουλάκη και τις υποκλοπές. Κι έτσι μάθαμε ότι ο αδέκαστος κύριος
Ράμμος έβγαλε τις καλοσύνες του στο πολιτικό παζάρι, και από τη «σεμνή και ταπεινή» στάση
του ως επικεφαλής της ανεξάρτητης Αρχής, ήθελε να κάνει μικροκομματικό παιχνίδι με το
θεσμό του Προέδρου της Δημοκρατίας. Αυτή είναι πικρή αλήθεια και μαζί η απομυθοποίηση
του ρόλου του, που τόσο εξυμνήθηκε από κόμματα και πρόσωπα.
Όταν ο Μυτιληναίος κοιτάζει το Big Ben
Μπορεί οι περισσότεροι να θεωρούν ότι η Γηραιά Αλβιόνα έχει χάσει τη λάμψη της μετά το
Brexit, όμως η METLEN του προέδρου Βαγγέλη, πάντα κόντρα στα προγνωστικά, χτυπά την
πόρτα του London Stock Exchange. Η απόφαση αυτή δεν είναι καθόλου τυχαία: το Λονδίνο,
παρά τις προκλήσεις, παραμένει κορυφαίο χρηματοοικονομικό κέντρο και ταυτόχρονα η
ιδανική βάση για μια διεθνοποιημένη εταιρεία με κεφαλαιοποίηση 5 δισ. ευρώ. Ο στόχος; Ο
FTSE 100, ο δείκτης των ισχυρών. Πληροφορίες θέλουν την έμπειρη ομάδα του Μυτιληναίου
να κινείται μεθοδικά και να βάζει θεμέλια για μια είσοδο που θα συζητηθεί. Άλλωστε, η
METLEN γνωρίζει καλά ότι το LSE ανταμείβει όσους τολμούν. Πάντως, αξίζει να σας πω ότι αν
σήμερα έμπαινε στο Λονδίνο, έμπαινε άνετα στον FTSE 100. Κι επειδή έχει δρόμο ακόμα, και
συνήθως αυτή η διαδικασία κρατά ένα διάστημα που δίνει υψηλότερη κεφαλαιοποίηση στην
υποψήφια εταιρεία, τον βλέπω να μπαίνει με τις μπάντες.
Μπερδεύτηκε ο Τσίπρας και πάτησε λάθος κουμπί
Λίγο πριν ξεκινήσει η ηλεκτρονική ψηφοφορία ο πρόεδρος της Βουλής Κώστας Τασούλας, που
διακρίνεται για το χιούμορ του, είπε ότι παραδίδει το προεδρείο στον Θανάση Δαβάκη, που
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ειδικεύεται στα ψηφιακά και δη στην τεχνολογία. Με την ευκαιρία να σας πω ότι μου έκανε
εντύπωση το γεγονός ότι ο 50χρονος Τσίπρας, που φιλοδοξεί να μας ξανασώσει (ως Έθνος)
μπέρδεψε τα κουμπιά, με αποτέλεσμα αντί να υπερψηφίσει τις αμυντικές δαπάνες, τις
καταψήφισε και μάλιστα πανηγυρικώς. Όταν το κατάλαβε, έσπευσε να βγάλει μια διαρροή,
επισημαίνοντας το λάθος του. Άντε τώρα να μας κυβερνήσει ένας άνθρωπος που δυσκολεύεται
ακόμη και να ψηφίσει.
Νέα στοιχεία για την PwC
Κάτι περίεργα έχουν αρχίσει και φτάνουν (εκ νέου) στ’ αυτιά μου, σε σχέση με κάτι μη
παραδοτέα της PwC. Μιλάμε για δουλειές εκατομμυρίων, για τις οποίες έχουν αρχίσει να
ασχολούνται εισαγγελείς εντός και εκτός Ελλάδος. Το κακό με τη συγκεκριμένη εταιρεία, έχει να
κάνει με το γεγονός ότι πιστεύουν (ακόμη και σήμερα) ότι είναι άτρωτοι (ως εταιρεία). Μάλιστα,
από τα λίγα που καταλαβαίνω, δεν αποκλείω να έχει θέμα μέχρι και ο ΟΤΕ.
Οι διαχειρίσιμες απώλειες των τραπεζών
Περίπου 130 εκατ. ευρώ από τη μείωση ή κατάργηση των χρεώσεων στις συνηθέστερες
καθημερινές τραπεζικές συναλλαγές των πολιτών και άλλα 20 εκατ. ευρώ από μικρότερες
δράσεις όπως π.χ. η μη επιβολή προμήθειας κατά την ανάληψη χρημάτων (και γενικά τη
χρήση) από ΑΤΜ άλλης τράπεζας απ’ αυτήν του πολίτη, στις (1.037) δημοτικές ενότητες όπου
υπάρχει ΑΤΜ μόνο μίας τράπεζας (σήμερα οι αντίστοιχες χρεώσεις φτάνουν μέχρι 3 ευρώ ανά
συναλλαγή) ή η καθολική (παντού και για όλους) κατάργηση προμήθειας για ερώτηση
υπολοίπου (σήμερα το κόστος ανέρχεται σε 0,20 ευρώ), χάνουν ετησίως οι τράπεζες και
κερδίζουν αντίστοιχα οι συναλλασσόμενοι, με τα μέτρα της κυβέρνησης. Σημειώνω ότι πέρυσι
οι προμήθειες που αποκόμισαν οι τράπεζες από πράξεις πληρωμών ανήλθαν σε 334 εκατ.
ευρώ. Και οι απώλειες που θα υπάρξουν λόγω των μέτρων της κυβέρνησης κρίνονται
διαχειρίσιμες από τις τράπεζες. Άλλωστε, βλέπουν υπεραναπλήρωση από προμήθειες που θα
φέρουν τομείς με μεγάλο περιθώριο ανάπτυξης, καθότι υστερούν συγκριτικά με την υπόλοιπη
Ευρώπη: bancassurance, asset management και wealth.
! Χρηματιστηριακά, ο αντίκτυπος των μέτρων της κυβέρνησης, συνολικού ύψους 350 εκατ.
ευρώ, ήταν ήπιος για τον κλάδο, με απώλειες μικρότερες του 1%. Οι ξένοι επενδυτές δεν έχουν
ακόμη εικόνα, αφού μετά τις 10 Δεκεμβρίου κατεβάζουν ρολά για τις γιορτές και τα
ξανανεβάζουν στις 2 Ιανουαρίου. Στην εγχώρια αγορά, άρχισαν όμως οι αναλύσεις. Η
Eurobank Equities εκτιμά ότι η δέσμη παρεμβάσεων της κυβέρνησης θα έχει επίπτωση της
τάξης του 2,5% στα εκτιμώμενα κέρδη ανά μετοχή του 2025 των συστημικών τραπεζών. Η
επίπτωση στα καθαρά έσοδα από τόκους, λόγω της κατάργησης χρεώσεων σε σειρά
συναλλαγών, θα είναι, σύμφωνα με την πρώτη ανάγνωση της χρηματιστηριακής, μικρότερη
του 1,5%. Στο σκέλος των προμηθειών, ο μηδενισμός χρεώσεων θα έχει επίπτωση της τάξης
των 20 με 25 εκατ. ευρώ σε κάθε μια από τις συστημικές τράπεζες καθώς φαίνεται να
επηρεάζει το 13% των εσόδων από προμήθειες.
Επιτροπή για τα ακίνητα
21.458 ακίνητα έχουν στους ισολογισμούς τους οι τράπεζες και άλλα 9.604 οι εταιρείες
διαχείρισης, με το μεγαλύτερο μέρος αυτών να είναι οικιστικά. Σε όσα από αυτά δεν θα είναι
μισθωμένα το 2025 (αν στις 31/12/2025 δεν υπάρχει ενεργό ηλεκτρονικό μισθωτήριο
οποιαδήποτε στιγμή κατά το 2025) θα επιβληθεί διπλάσιος ΕΝΦΙΑ το 2026. Δυνητικά,
αναλόγως το τι θα πράξει η κάθε τράπεζα ή εταιρεία διαχείρισης, η συνολική επιβάρυνσή τους
από το μέτρο υπολογίζεται σε 10-20 εκατ. ευρώ. Αυτό που θέλει η κυβέρνηση είναι τα ακίνητα
που λιμνάζουν να βγουν στην αγορά. Γιατί μπορούν να ενοικιαστούν, αλλά και να πιέσουν
πτωτικά τις τιμές των ενοικίων. Όσο για τα παράπονα των servicers κυρίως, για αργοπορίες σε
Κτηματολόγια, Υποθηκοφυλακεία, συμβολαιογράφους, νομιμοποιήσεις αυθαιρέτων κ.λπ. που
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εμποδίζουν την ταχύτητα των μεταβιβάσεων, η κυβέρνηση δεν φαίνεται να τα θεωρεί
ανυπέρβλητα για τη διάθεση των ακινήτων. Και παραχωρήσεις του τύπου να μεταβιβάζονται τα
ακίνητα ατακτοποίητα και το βάρος της τακτοποίησης να φέρει ο αγοραστής, δεν είναι στις
προθέσεις της. Δεν ξέρω βέβαια, τι θα γίνει μελλοντικά. Γιατί το υπουργείο Οικονομικών, μαζί
με το υπουργείο Περιβάλλοντος, τις τράπεζες και τους servicers θα συστήσουν επιτροπή
(ατύπως, μαθαίνω, η επιτροπή έχει ήδη συσταθεί και έχει κάνει και μία πρώτη συνάντηση) για
να καταγράψει, αξιολογήσει και αντιμετωπίσει τα εμπόδια στις μεταβιβάσεις. Το μείζον,
πάντως, για την κυβέρνηση, είναι να αξιοποιηθούν, δηλαδή να εκμισθωθούν, τα ακίνητα
τραπεζών και servicers προκειμένου, όπως καταλαβαίνω, να δοθούν λύσεις στέγασης ακόμη
και σε όσους κινδυνεύουν να χάσουν το σπίτι τους. Γιατί δεν έχει νόημα να βγάζεις τον
οφειλέτη από το σπίτι του και να το κρατάς κενό, όταν μπορείς να του το εκμισθώνεις στο
πλαίσιο μίας ρύθμισης.
Θα «τρέξει» ο Φορέας Ακινήτων
Γρήγορα θα τρέξουν οι διαδικασίες για την τελική φάση του Φορέα Ακινήτων. Ο οποίος δεν
κινδυνεύει να μείνει στον αέρα, αν δεν ευοδωθεί ο διαγωνισμός με τους τέσσερις υποψήφιους
επενδυτές. Όπως έγραφε η στήλη, οι τράπεζες θα στηρίξουν το εγχείρημα (με 100 εκατ. ευρώ),
είτε μετέχοντας στο μετοχικό κεφάλαιο του Φορέα, είτε χρηματοδοτώντας τις αγορές ακινήτων.
Τα 100 εκατ. ευρώ, ακόμη και εάν τελικά δεν υπάρξει ξένος επενδυτής, κρίνονται επαρκή για το
ξεκίνημα του Φορέα και για αγορές 2.000 κατοικιών ευάλωτων. Μιλώντας, πάντως, για
ευάλωτους, στο ενδιάμεσο πρόγραμμα για την προστασία της πρώτης κατοικίας που τρέχει
μέχρι τη λειτουργία του Φορέα, έχουν ενταχθεί μόλις 280 ευάλωτοι. Η τελική φάση του
διαγωνισμού για την υποβολή δεσμευτικών προσφορών για τον Φορέα Ακινήτων αναμένεται
μεταξύ Χριστουγέννων και Πρωτοχρονιάς, ενώ αυτός θα είναι έτοιμος μέχρι το τέλος του α΄
τριμήνου ή το αργότερο τον Απρίλιο του 2025.
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Γιατί οι ξένοι επενδυτές συνεχίζουν να επενδύουν στην «πανάκριβη» Wall Street.. και
αποφεύγουν το Ελληνικό Χρηματιστήριο;
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι επενδυτές πάνε εκεί που είναι τα λεφτά – Προτιμούν Wall Street με P/E 25 και όχι Ελλάδα
με μονοψήφιο
Σχετικά Άρθρα
Μετά το κλείσιμο του Χ.Α. – Ελεγχόμενη πίεση στις τράπεζες – Μειωμένο συνολικά το
ενδιαφέρον – Οι μετοχές που ξεχώρισαν
16/12/2024 - 17:30
Fast Finance ΑΕΠΕΥ: Εξαιρετικά αισιόδοξη η εικόνα του Χ.Α. – Τι περιμένει για το 2025
16/12/2024 - 11:33
Μία εξαιρετική χρονιά ολοκληρώνεται για τον ΟΛΠ και έρχεται μία πολλά υποσχόμενη – Προς
νέο ρεκόρ η κρουαζιέρα
15/12/2024 - 18:25
Το πρόσφατο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, έδωσε την ευκαιρία σε πολλά στελέχη
της αγοράς, που βρέθηκαν εκεί να συνομιλήσουν με Αμερικανούς επενδυτές.
Αυτό που παρατήρησαν και μετέφεραν έκπληκτοι στη στήλη, ήταν πως πολλοί επενδυτές
προτιμούν να επενδύσουν στις υπερτιμημένες μετοχές της Wall Street παρά να έρθουν να
αγοράσουν Ελλάδα και να περιμένουν πότε θα φτάσουν οι μετοχές στις δίκαιες τιμές που
δίνουν οι αναλυτές.
Γιατί όμως συμβαίνει αυτό;
Η εκλογή Trump άλλαξε τα δεδομένα και φαίνεται πως γνωρίζει καλά τον τρόπο να
δημιουργήσει πλούτο μέσα από τις αγορές.
Δεν είναι τυχαία η άνοδος στα κρυπτονομίσματα και στις αγορές μετοχών, σημειώνουν στελέχη
της αγοράς.
Έχει ρίξει το βάρος εκεί και συγκεντρώνει χρήματα από όλο τον πλανήτη, προκειμένου να
δημιουργήσει πλούτο στις ΗΠΑ.
Οι εταιρείες κάνουν ακριβές αυξήσεις κεφαλαίου και επενδύουν στην έρευνα, ελπίζοντας πως
μέσα από αυτή τη διαδικασία θα γίνει καλύτερο το προϊόν τους.
Ουσιαστικά στις ΗΠΑ εφαρμόζεται αυτό που ο Draghi είχε προτείνει για την Ευρωπαϊκή
Ένωση, εντοπίζοντας το χάσμα.
Οι μεγάλες εταιρείες επενδύουν στις ΗΠΑ και αυτό αρέσει στους επενδυτές....
Τονίζουν για παράδειγμα τα megafactories της Tesla, τα οποία έγιναν με ακριβές για τότε
αυξήσεις κεφαλαίου, αλλά τώρα η μετοχή «καλπάζει».
Ακόμα και η Νέα Υόρκη, έχει γυρίσει πολιτικά πλέον υπέρ του Ντόναλντ Τραμπ, σημείωνε στη
στήλη κορυφαίο στέλεχος της αγοράς, θέλοντας να δείξει το πόσο έχουν επηρεαστεί οι
επενδυτές.
Με βάση επίσης τις αποδόσεις στη Wall Street και ειδικά σε κάποιους κλάδους, όπως ο
τεχνολογικός, μία άνοδος 20-30% έως τη δίκαιη τιμή για τις ελληνικές μετοχές φαντάζει μικρή.
Έτσι συνεχίζουν να επενδύουν στη Wall Street περιμένοντας διατήρηση των θετικών τάσεων,
την ώρα που η Ελλάδα, ψάχνει επενδυτές να αγοράσουν μετοχές.
Η Ελλάδα με μονοψήφιο p/e δεν μπορεί να ανταγωνιστεί την αμερικάνικη αγορά με p/e 25
φορές, για τον απλούστατο λόγο πως οι επενδυτές πάνε εκεί που είναι τα λεφτά.
Και αυτή τη στιγμή τα λεφτά είναι στις ΗΠΑ και κανείς δεν μπορεί να τις ανταγωνιστεί.
Προφανώς και η εμπορευσιμότητα των ελληνικών μετοχών είναι ένας απαγορευτικός λόγος,
καθώς μία ρευστοποίηση θέσης μπορεί να απαιτήσει μέρες για να ολοκληρωθεί όταν σε άλλες
χώρες είναι θέμα δευτερολέπτων.
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Από την άλλη βέβαια τα στελέχη της αγοράς στέλνουν ένα αισιόδοξο μήνυμα, λέγοντας πως οι
φθηνές αποτιμήσεις δεν γίνεται να αγνοούνται για μεγάλο χρονικό διάστημα, ειδικά μετά και τις
μειώσεις επιτοκίων που έχουν γίνει και που θα γίνουν στο μέλλον.
Θεωρούν πως κάποια στιγμή θα κινηθούν υψηλότερα και οι ελληνικές μετοχές.
Γιώργος Κατικάς
george.katikas@gmail.com
www.bankingnews.gr
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Η ηλεκτρική ενέργεια κοινωνικό αγαθό ή εξαγώγιμο προϊόν χρηματιστηριακό
εμπόρευμα; Ηλεκτρονικό Αρχείο Εφημερίδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από τη στιγμή που αποφασίστηκε ν’ αλλάξει το ενεργειακό μείγμα της χώρας και να μειωθούν
ΣΤΑΔΙΑΚΑ τα ορυκτά καύσιμα -σε εθνικό και παγκόσμιο επίπεδο-, πρέπει να συμφωνήσουμε
πως είναι καίριο ζήτημα η αναγνώριση της ηλεκτρικής ενέργειας ως ΚΟΙΝΩΝΙΚΟ ΑΓΑΘΟ.
Πρέπει να συμφωνήσουμε ότι η ηλεκτρική ενέργεια ΔΕΝ μπορεί να είναι χρηματιστηριακό
εμπόρευμα. Επίσης, να συμφωνήσουμε ότι βασικός στόχος πρέπει να είναι η μείωση της
κατανάλωσης με την αλλαγή και του τρόπου ζωής. Η αλήθεια είναι ότι κανένας, από αυτούς
που σχεδιάζουν και αποφασίζουν, δε μιλάει για φρένο στην ανάπτυξη, το φρένο που
χρειαζόμαστε. Δε μιλάνε για τις σπατάλες της ενέργειας και την εξοικονόμηση, για την πολεμική
βιομηχανία, για τον ενεργοβόρο υπερτουρισμό και γενικότερα για τον καταναλωτικό τρόπο
ζωής, που μας ωθεί με ταχύτητα στην καταστροφή.
Ναι, να πάμε στη σταδιακή παραγωγή από ΑΠΕ, αλλά με αποθήκευση. Χωρίς αποθήκευση
δεν μπορούν να λειτουργήσουν οι ΑΠΕ. Με την αστάθεια που τις χαρακτηρίζει, υποχρεωτικά
θα πρέπει η σταθερότητα στο δίκτυο να εξασφαλίζεται με μονάδες/εργοστάσια σταθερής
παραγωγής με εισαγόμενο φυσικό αέριο και με λιγνίτη, ή με εισαγόμενη ηλεκτρική ενέργεια
από τις διασυνδεδεμένες γειτονικές χώρες.
Οι ΑΠΕ έχουν και αυτές οικολογικό κόστος και οικολογικό αποτύπωμα. Χαμηλότερο σίγουρα
από τα ορυκτά καύσιμα, αλλά έχουν. Και το ζητούμενο φυσικά είναι να μειωθεί ακόμα
περισσότερο με τον κατάλληλο χωροταξικό σχεδιασμό. Λέμε, λοιπόν, πως πρέπει να γίνει
επιτέλους η αναθεώρηση του Ειδικού Χωροταξικού των ΑΠΕ, η οποία αναθεώρηση σκόπιμα
έχει βαλτώσει εδώ και χρόνια∙ και όλοι ξέρουμε γιατί. Βασική παράμετρος για την αναθεώρηση
είναι ο καθορισμός των εθνικών στόχων με βάση τις ανάγκες της χώρας και όχι με βάση την
ηλεκτρική ενέργεια ως εμπορικό -εξαγώγιμο-προϊόν, εμπόρευμα χρηματιστηρίου, όπως
επαναλαμβάνουν διαρκώς οι ιθύνοντες.
Το λέω αυτό γιατί έλεγε η υφυπουργός ΥΠΕΝ Αλεξάνδρα Σδούκου στο Συνέδριο της Capital
Link στη Νέα Υόρκη πως: «Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές. Μέσω ενός φιλόδοξου
προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη. Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. Μέχρι το 2035,
η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας και μέχρι το 2045 πάνω από 11 TWh».
Στις 9 Δεκεμβρίου το ισοζύγιο διασυνδέσεων στο ενεργειακό μείγμα -εξαγωγές μείον
εισαγωγές- ήταν 26%, κατά μέσο όρο, της παραγόμενης ηλ. ενέργειας, με μεγαλύτερο 35%
στις 2 το μεσημέρι και μικρότερο 9,2% στις 7 το πρωί (iptoANALYTICS). Και βέβαια δεν
εξάγεται ΜΟΝΟ καθαρή ενέργεια, αφού πάνω από το 50% της παραγωγής είναι από τις
μονάδες φυσικού αερίου και ένα 12% περίπου, κατά μέσο όρο, από τις μονάδες λιγνίτη. Μείγμα
εξάγεται. Παράγεται λοιπόν ηλ. ενέργεια όχι μόνο για να καλύψουμε τις ανάγκες και τους
στόχους της χώρας σύμφωνα με το ΕΣΕΚ, αλλά και για εξαγωγή, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για
τα φυσικά οικοσυστήματα και την παραγωγική γη. Γι’ αυτό «καίγονται» για τις διασυνδέσεις και
τον αγωγό «Αίγυπτος - Ελλάδα - Γερμανία», Νότιας και Βόρειας Μεσογείου, του Ομίλου
Κοπελούζου. Να καταλαβαινόμαστε!...
Στέφανος Σταμέλλος
http://www.e-ecology.gr
https://www.facebook.com/stefanos.stamellos
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Προσδοκίες για ένα year-end rally στο Χρηματιστήριο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Share
Facebook
Twitter
LinkedIn
Pinterest
Email
Στη Συρία, χρειάστηκαν λίγες μόνο εβδομάδες για να ανατραπεί το καθεστώς του Ασαντ, με την
Τουρκία να υποβοηθεί τους ισλαμικού προφίλ αντάρτες να το πετύχουν εκμεταλλευόμενη την
μεταφορά των Ρώσων συμμάχων του Ασαντ στον πόλεμο της Ουκρανίας.
Ανοίγει επομένως μια ακόμη εστία αναταράξεων στη Μέση Ανατολή που θα απασχολήσει
«τους πάντες», με τους αναλυτές να επισημαίνουν τους κινδύνους που μπορεί να συμβούν στο
επόμενο διάστημα καθώς αυξάνεται ο γεωπολιτικός κίνδυνος από τις εξελίξεις στην περιοχή.
Του Δημήτρη Τζάνα*
Παράλληλα, στη Γαλλία ο Πρόεδρος Μακρόν αναζητεί το κατάλληλο πρόσωπο για τη θέση του
Πρωθυπουργού ώστε η νέα κυβέρνηση να πετύχει την έγκριση του προϋπολογισμού που
στοχεύει στη μείωση του δημοσιονομικού ελλείμματος κατά 1 π.μ., με την αντιπολίτευση
(Αριστερά και Ακροδεξιά) να μη συνομολογεί. Την ίδια ώρα, οι αγορές τηρούν στάση αναμονής
και ψυχραιμίας με τις αποδόσεις των 10ετών τίτλων να σταθεροποιούνται στο 2,8%-2,9%. Το
βέβαιο πάντως είναι ότι τα πολιτικά δεδομένα τόσο στη Γαλλία όσο και στη Γερμανία όπου θα
προκηρυχθούν πρόωρες εκλογές, δεν επιτρέπουν αισιοδοξία για την προώθηση των τολμηρών
μεταρρυθμίσεων που εισηγείται η έκθεση Ντράγκι και την εφαρμογή ενός νέου αμυντικού
δόγματος, με τον Ντόναλντ Τραμπ να απειλεί ότι θα επανεξετάσει τη συμμετοχή των ΗΠΑ στο
ΝΑΤΟ αν η Ευρώπη αρνηθεί να δαπανήσει περισσότερα για την άμυνά της.
Με τα παραπάνω δεδομένα, οι διεθνείς αγορές κινούνται με νευρικότητα έχοντας καταγράψει
προηγουμένως ιστορικά υψηλές επιδόσεις τόσο στη Wall Street όσο και στην Ευρώπη με το
δείκτη Dax να ξεπερνά τις 20.000 μονάδες προσπερνώντας τα προβλήματα της Γερμανικής
οικονομίας.
Στην Ελλάδα όλα είναι διαφορετικά. Οι αλλοδαποί επενδυτές, αφού ολοκλήρωσαν εκροές 467,
8 εκ. ευρώ το Νοέμβριο ρευστοποιώντας τραπεζικούς τίτλους και άλλα blue chips
προκαλώντας την υποχώρηση του ΓΔ κάτω από τις 1400 μονάδες, άλλαξαν τη στάση τους στη
συνέχεια. Σε αυτό συνέβαλε η ξεκάθαρη δήλωση του Έλληνα
Πρωθυπουργού για μη επιβολή έκτακτης φορολογίας στις τράπεζες στο Road Show των
Morgan Stanley- ΕΧΑΕ, τα θετικά στοιχεία για το ΑΕΠ του 3ου τριμήνου (στο 2,4% σε ετήσια
βάση) και κυρίως η αναβάθμιση του αξιόχρεου από την Scope Ratings. Σαν αποτέλεσμα, το
ελληνικό χρηματιστήριο κατέγραψε 6 συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις, με τον ΓΔ να
προσπερνά τις 1460 μονάδες και να επιδεικνύει διαφοροποιημένη συμπεριφορά σε σχέση με
τις διεθνείς αγορές.
Υπό προϋποθέσεις, η ολιγοήμερη αυτονόμηση του ελληνικού χρηματιστηρίου μπορεί να
οδηγήσει σε περαιτέρω συνέχιση της ανοδικής του κίνησης στο τελευταίο μήνα του έτους
(year-end-rally) οδηγώντας τον ΓΔ πάνω από τις 1500 μονάδες. Θα χρειαστούν νέες εισροές
που θα μπορούσαν να προέλθουν, μεταξύ άλλων, και από τη ρευστότητα που θα
απελευθερωθεί από τη δημόσια πρόταση για το σύνολο των μετοχών της Τενέργα (μετοχών
αξίας 800 εκ. ευρώ που κατέχει το 30% των μετόχων), στο βαθμό που η διαδικασία
δρομολογηθεί άμεσα.
Οι ξένοι οίκοι πάντως επανέρχονται με θετική διάθεση για τους ελληνικούς τίτλους, με τη
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J.P.Morgan να αναβαθμίζει τις τιμές στόχους των τραπεζών και τον Φίλιππο Ταντέι της
Goldman Sachs να δηλώνει στο συνέδριο της Capital Link ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να
υπεραποδίδει σε σχέση με τη υπόλοιπη Ν. Ευρώπη και την Ευρωζώνη.
Σε κάθε περίπτωση, οι θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας και των blue chips του
χρηματιστηρίου της θα δοκιμαστούν στο αχαρτογράφητο περιβάλλον υψηλής αβεβαιότητας
που αναμένεται να κυριαρχήσει στη συνέχεια…
*Ο Δημήτρης Τζάνας είναι Σύμβουλος Διοίκησης Κύκλος ΑΧΕΠΕΥ.
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Τι θα γίνει με τράπεζες και METLEN, ο εκνευρισμός του ΜΜ, η economy του Σταϊκούρα,
η Ημέρα Καριέρας της Κεραμέως, ο Χατζημηνάς και τα μηνύματα, ένα επιχειρηματικό
quiz και 3 hot εφοπλιστικά καλέσματα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
The Wiseman
Τράπεζες- MetlenΤα μέτρα Μητσοτάκη και η επιβάρυνση των τραπεζώνΤο Μετρό στο
ΜιλάνοΜητσοτάκης – Σταϊκούρας Σταϊκούρας: EconomyQUIZΚρίστιαν Χατζημηνάς: Σε
εγρήγορσηΣκυλακάκης: «Κλείδωσε» το διζωνικό μεικτό τιμολόγιο ρεύματοςΒέτο Χριστοδουλίδη
σε Μάνο ΜανουσάκηΗ Νίκη Κεραμέως στο Ντίσελντορφ…… Και η επιστροφή στην πατρίδαΟι
«πονηροί» του ΝΟΚ και το πάγωμα των οικοδομικών αδειώνΟ εκνευρισμός του ΜΜ και η
«κόκκινη κάρτα»Οι 2 πασίγνωστοι πολιτικοί και οι dick picsΤα  3 hot εφοπλιστικά καλέσματα
Τράπεζες- Metlen
Αγαπητοί αναγνώστες, μπήκαμε πλέον στην τελική ευθεία για το κλείσιμο του 2024.
Ο Δεκέμβριος φαίνεται να είναι ένας καλός μήνας για το χρηματιστήριο και εχει τώρα μεγάλη
σημασία για το πώς θα αντιδράσει η επενδυτική κοινότητα στα μέτρα που ανακοίνωσε χθες ο
πρωθυπουργός για τις τράπεζες.
Την προηγουμένη εβδομάδα οι τιμές των τράπεζων σημείωσαν ανοδική αντίδραση.
Επίσης και η METLEN από τα 32 ευρώ εχει φτάσει στα 34,10  ευρώ ενώ όπως μαθαίνω τις
επόμενες ημέρες θα υπάρξουν «σούπερ ειδήσεις» για την εταιρεία.
Τα μέτρα Μητσοτάκη και η επιβάρυνση των τραπεζών
Αγαπητοί αναγνώστες, ο Κυριάκος Μητσοτάκης χθες από το βήμα της Βουλής έκανε αυτό που
του έδειξε και το αποτέλεσμα των ευρωεκλογών, αλλά και η γενικότερη δυσαρέσκεια των
πολιτών για την οικονομική τους κατάσταση.
Εντάξει, για την ακρίβεια δεν μπορούσε να ανακοινώσει μέτρα, αλλά εμμέσως ενισχύει τα
εισοδήματα σε ορισμένες κατηγορίες πολιτών και ταυτόχρονα επιχειρεί να περιορίσει την
γκρίνια του κόσμου για τις υψηλές προμήθειες στις καθημερινές τραπεζικές συναλλαγές.
Η έκπληξη ήταν ότι αποφάσισε να μηδενιστούν όλες οι χρεώσεις στις βασικές τραπεζικές
κινήσεις (οι πληρωμές προς Δημόσιο, ασφαλιστικά ταμεία, δήμους, εταιρείες ενέργειας,
ύδρευσης και τηλεπικοινωνιών). Δηλαδή θα είναι δωρεάν η πληρωμή των λογαριασμών στο
εξής.
Επίσης, τίθεται πλαφόν έως 0,5 ευρώ για τη μεταφορά χρημάτων μέχρι 5.000 ευρώ ανά
έμβασμα. Τέλος, διευρύνεται το όριο καθημερινών συναλλαγών στο Σύστημα IRIS στα 1.000
ευρώ, και μηδενίζεται η χρέωση για τη φόρτιση προπληρωμένων καρτών έως τα 100 ευρώ.
Αυτά τα μέτρα, τα οποία είχαν συμφωνηθεί με τους τραπεζίτες, θα κοστίσουν μερικές δεκάδες
εκατομμύρια κάθε χρόνο στις τράπεζες. Σήμερα θα μάθουμε περισσότερα στην εξειδίκευση
των μέτρων.
Στα ενδιαφέροντα βεβαίως ότι η κυβέρνηση εξαναγκάζει τις τράπεζες να βγάλουν στην αγορά
περί τις 25.000 ακίνητα που έχουν στο χαρτοφυλάκιό τους. Και το κάνει αυτό διπλασιάζοντας
τον ΕΝΦΙΑ από το 2026.
Οι τραπεζίτες είναι υποχρεωμένοι επίσης να πληρώσουν 100 εκατ. για χτίσιμο ή ανακαίνιση
σχολείων και γίνονται ουσιαστικά «δωρητές» για φτιαχθούν καλύτερα κτίρια.
Άλλα 100 εκατ. θα δοθούν από τις τράπεζες για τη συγκρότηση Φορέα Απόκτησης και
Επαναμίσθωσης Ακινήτων.
Αρα εφάπαξ 200 εκατ. συν η ετήσια μείωση των κερδών από τις προμήθειες που εκτιμάται ότι
μπορεί να ξεπεράσει τα 100 εκατ. ευρώ. Διότι μόνος 80 εκατ. ευρώ δεν θα εισπράττουν οι
τράπεζες από τις προμήθειες στις λεγόμενες «λαϊκές» συναλλαγές.
Σημαντικές οι ανακοινώσεις τόσο για 150.000 ένστολους που αναγνωρίζεται η επικινδυνότητα
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της εργασίας τους όσο και για περισσότερους από 300 χιλιάδες χαμηλοσυνταξιούχους που θα
έχουν δωρεάν φάρμακα από τη νέα χρονιά.
Το Μετρό στο Μιλάνο
Για την υπόθεση του Μετρό της Θεσσαλονίκης έχετε ήδη ενημερωθεί.
Υπήρξε πρόβλημα ηλεκτροδότησης και ένας συρμός, ακινητοποιήθηκε.
Λοιπόν τα προβλήματα αυτά δεν είναι άγνωστα διεθνώς και μάλιστα φίλος από την Ιταλία
επικοινώνησε μαζί μου, για να με ενημερώσει ότι στις 15 Οκτωβρίου του 2024 παρουσιάστηκε
ένα αντίστοιχο πρόβλημα στο μετρό της πόλης του Μιλάνο.
Για την ακρίβεια 24 ώρες μετά το λανσάρισμα της γραμμής Μ4,  παρουσιάστηκε ένα αντίστοιχο
θέμα και το Μετρό διέκοψε την λειτουργία του για περίπου 2 ώρες.
Άρα  αγαπητοί αναγνώστες τέτοιου είδους θέματα είναι συχνά και δεν πρέπει να μας
ανησυχούν.
Έμαθα ακόμα ότι άπαντες στο υπουργείο υποδομών, στην Ελληνικό Μετρό και στην Intrakat
κινητοποιήθηκαν έτσι ώστε να αποκατασταθεί ταχύτητα το μικρό θέμα που υπήρξε.
 
Μητσοτάκης – Σταϊκούρας 
Μιας και αναφέρομαι στο υπουργείο Υποδομών μαθαίνω ότι την Τετάρτη μεταβαίνουν στα
Γιάννενα ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης με τον υπουργό Υποδομών Χρήστο
Σταϊκούρα στην τελετή υπογραφής της κατασκευής του Ιωάννινα-Κακαβιά με το οποίο
ολοκληρώνεται η Ιόνια Οδός.
Ανάδοχος του έργου είναι η AVAX και ο συνολικός προϋπολογισμός του έργου ανέρχεται στα
310 εκατ. ευρώ.
Με αυτό το έργο η AVAX ανεβάζει το ανεκτέλεστο της σε πάνω από 3,7 δισ. Ευρώ.
 
Σταϊκούρας: Economy
Αγαπητοί αναγνώστες, όπως γνωρίζετε προ ημέρων έγινε στην Νέα Υόρκη το περίφημο
συνέδριο της Capital Link.
Εκεί λοιπόν βρέθηκαν επιχειρηματίες, τραπεζίτες, υπουργοί της κυβέρνησης.
Οι περισσότεροι τραπεζίτες και επιχειρηματίες ταξίδεψαν φυσικά business.
Αυτό που εντυπωσίασε όλους όσοι  ταξίδεψαν Αθήνα – Νέα Υόρκη και πίσω στην Αθήνα, ήταν
ο υπουργός υποδομών και μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας  και η σύζυγος του Άρτεμις Πάνου
είχαν «κλείσει» θέσεις economy.
Και αυτό πάρα το γένος ότι η Άρτεμις Πάνου εκ της θέσεως της στην KPMG δικαιούται στα
υπερατλαντικά ταξίδια να ταξιδεύει στην business  θέση.
Για να σας φρεσκάρω την μνήμη η Άρτεμις Πάνου, εργάζεται από το 2014 στο τμήμα Deal
Advisory της KPMG, ειδικευόμενη στις συγχωνεύσεις και εξαγορές εταιρειών, ενώ από το 2023
είναι partner στην πολυεθνική.
Όπως μου λένε άνθρωποι που την ξέρουν πρόκειται ένα Top στέλεχος καριέρας, χαμηλών
τόνων που δεν της αρέσει να προκαλεί.
Not bad at all!!!
 
QUIZ
Ποιο deal που κάποιοι είχαν προεξοφλήσει ότι θα γίνει, μάλλον αναβάλλεται;
Εάν πράγματι συμβεί αυτό που είναι και το πιθανότερο, αποδεικνύει  για μια ακόμα φορά αυτό
που λένε οι Αγγλοσάξονες που την  ξέρουν την δουλειά:  “εάν δεν πέσουν υπογραφές deal δεν
υπάρχει.”
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Κρίστιαν Χατζημηνάς: Σε εγρήγορση
Προ ημερών στο Εκάλη Club πραγματοποιήθηκε το 3ο χριστουγεννιάτικο gala της Eλληνικής
Ένωσης Επιχειρηματιών (ΕΕΝΕ).
Στον εναρκτήριο χαιρετισμό του ο πρόεδρος της Ελληνικής Ένωσης Επιχειρηματιών, κ.
Κρίστιαν Χατζημηνάς, αφού κάλεσε το Διοικητικό Συμβούλιο της Ένωσης και τους
συνεργατικούς φορείς να τον συνοδεύσουν στο βήμα, χαρακτήρισε επιτακτική την ανάγκη να
εκμεταλλευθεί η χώρα μας τα σημερινά εύρωστα δημοσιοοικονομικά της αποτελέσματα και
τους ευρωπαϊκούς πόρους για να θωρακιστεί η οικονομία μας, καθώς εκτίμησε ότι από τον
Ιανουάριο και μετά η Ευρώπη θα κληθεί να πάρει πρωτόγνωρες αποφάσεις.
Γι’αυτό, όπως εξήγησε, πρέπει να αλλάξουμε γρήγορα και με γενναιότητα το οικονομικό
υπόδειγμα της χώρας, υιοθετώντας πλήρως  το όραμα των συναφών ενώσεων αλλά και του
ΣΕΒ.
To παρόν έδωσαν ο Υπουργός Υγείας Άδωνης Γεωργιάδης, ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος,
Πρόεδρος του Συνδέσμου Βιομηχανιών & Επιχειρήσεων και ο Βύρων Νικολαΐδης, Ιδρυτής &
Διευθύνων Σύμβουλος του ομίλου People Cert, oι οποίοι τιμήθηκαν με το βραβείο
επιχειρηματικής αριστείας.
Ο Βύρων Νικολαΐδης είναι ένας επιχειρηματίας που γεννήθηκε στην Κωνσταντινούπολη σε μια
φτωχή οικογένεια αλλά με επιμονή, υπομονή και πειθαρχία , δημιούργησε την PeopleCert και
την μετέτρεψε από μια ελληνική εταιρεία, σε παγκόσμιο ηγέτη στον τομέα των πιστοποιήσεων.
 
Σκυλακάκης: «Κλείδωσε» το διζωνικό μεικτό τιμολόγιο ρεύματος
Eμείς σας το είχαμε γράψει από τις 2 Δεκεμβρίου («Θόδωρος Σκυλακάκης : διζωνικό τελικά θα
είναι το «φθηνό» ρεύμα…») αλλά τώρα «κλείδωσε» και επίσημα: οι δύο ζώνες φθηνού
ρεύματος θα αφορούν στις ώρες 12:00-15:00 και 02:00-5:00, όπου οι τιμές ρεύματος έχει
διαπιστωθεί πως είναι οι χαμηλότερες μέσα στο 24ωρο.
Όπως σας είχαμε εγκαίρως πληροφορήσει, ο κος  Σκυλακάκης διέβη τελικά τον (ενεργειακό
φυσικά) Ρουβίκωνα και αποφάσισε να  είναι δύο οι ζώνες φθηνού ρεύματος:  η πρώτη
μεταμεσονύκτια μετά τη μία το βράδυ (το γνωστό παραδοσιακό φθηνό νυχτερινό) και η άλλη
μεταξύ 12  με 3 το μεσημέρι.
Η αρχική απόφαση ήταν να ξεκινά από τις 10 το πρωί το φθηνό, αλλά γκρίνιαξαν ιδιώτες
προμηθευτές και προσαρμόστηκε στο τρίωρο μεσημεριανό.
Γίνεται προσπάθεια ώστε να ισχύσει ακόμη και από τις αρχές Ιανουαρίου το φθηνό διζωνικό,
ελπίζουμε χωρίς άλλες παρεμβάσεις και αλλαγές.
Αμφότερες οι ζώνες επιλέχθηκαν επειδή σύμφωνα με τα στατιστικά, έχουν σε μόνιμη βάση τις
πλέον χαμηλές τιμές μέσα στην ημέρα.
Δεν είναι τυχαίο ότι σήμερα με μέση τιμή χονδρικής γύρω στα 185 ευρω/ MWh, το ρεύμα
μεταξύ δύο και πέντε το πρωί κοστίζει 112 – 115 ευρώ και μεταξύ δώδεκα με τρεις το μεσημέρι,
109 -118 ευρώ. Είναι χαμηλότερο κατά 35%-40% από τον μέσο όρο.
«Το μέτρο θα ξεκινήσει είτε την 1η Ιανουαρίου 2025 είτε την 1η Φεβρουαρίου 2025», μας είπε
πρόσφατα ο κ. Σκυλακάκης, αλλά σε πρόσφατη σύσκεψη έδωσε εντολή ώστε να  καταβληθεί
κάθε προσπάθεια και  να εφαρμοσθεί από την 1η Ιανουαρίου.
 
Βέτο Χριστοδουλίδη σε Μάνο Μανουσάκη
Εκεί που απολάμβανα τον κυριακάτικο ελληνικό διπλό σκέτο καφέ μου, χθες το πρωί, χτυπάει
το κινητό και βλέπω αριθμό με πρόθεμα 00357…  δηλαδή από τα αδέρφια μας στην Κύπρο.
-Ποιος λαλεί μου; Ρώτησα για να κάνω και λίγο χιούμορ…
-Άσε τα καλαμπούρια, ήταν η απάντηση της φίλης μου Ανδρούλλας από Λευκωσία…
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-Γιατί, τι συμβαίνει; Ξαναρώτησα χωρίς χιούμορ αυτή τη φορά…
-Λοιπόν, άκου. Ο Πρόεδρος Νίκος (σ.σ. Χριστοδουλίδης) πολλάν αγγρίζουται (σ.σ. έχει
θυμώσει πάρα πολύ) με τον δικό σας τον Πιρουέταν…
-Εννοείς τον κο Μάνο Μανουσάκη του ΑΔΜΗΕ;
-Ναι φυσικά και μην κάνεις τον  αχάπαρον εμένα…
Εδώ ανοίγω γλωσσολογική παρένθεση για να έχει και διδακτικό χαρακτήρα η στήλη:
«αχάπαρος» στα κυπριακά, είναι αυτός που δεν παίρνει χαμπάρι, που δεν έχει ιδέα, ο
άσχετος. Θα καταλάβατε ότι στα δικά μας τα … καλαμαρίστικα, τα ελλαδίτικα δηάδή,  θα
λέγαμε «αχάμπαρος». Όμως οι κουμπάροι «αποηχηροποιούν» τα -μπ και -ντ. Εν ολίγοις το
σαμπουάν το λένε σιαπουάν  και τον, κάποτε δημοφιλή αοιδό και σήμερα εξαφανισμένο
Σαρμπέλ τον αποκαλούν Σιαρπέλ.
-Δεν είμαι … αχάπαρος περί το θέμα και εξήγησέ μου λεπτομερώς….
-Λοιπόν ο Νίκος ο Πρόεδρός μας, αντιδρά σφόδρα στο σχέδιο παραχώρησης που έστειλε ο
Πιρουέτας (σ.σ. Μάνος Μανουσάκης) του ΑΔΜΗΕ, σε βαθμό που απειλεί τη συμμετοχή του
κυπριακού Δημοσίου σε αυτό.
-Καλά δεν είχε δεσμευτεί στον Κυριάκο Μητοτάκη, μέσω του «πλαισίου συμφωνίας» του
περασμένου Σεπτεμβρίου, να συμμετάσχει επενδυτικά στο κεφάλαιο του Great Sea
Interconnector (GSI);
-Ναι αλλά οι κρατικοί φορείς στο νησί με πρώτη τη ΡΑΕΚ, είναι έξω φρενών με  το περιεχόμενο
της υπό έγκριση συμφωνίας που έφτιαξε αυτός ο … ακατονόμαστος ο Μανουσάκης. Έχουν
στείλει προς διάφορες κατευθύνσεις  μήνυμα-βέτο πως η Κυπριακή Δημοκρατία δεν πρόκειται
να συμμετάσχει στο μετοχικό κεφάλαιο του Great Sea Interconnector, αν το σχέδιο συμφωνίας
του Πιρουέτα σας, του Προέδρου του ΑΔΜΗΕ  για τον Great Sea Interconnector (GSI) δεν
αλλάξει ουσιωδώς.
-Άρα τι θέλει ο… καινούργιος της ΡΑΕΚ ο Πολύβιος Λεμονάρης, κατά κόσμο Πόλυς, που
μαθαίνω πως έχει μεγάλη επιρροή στον κο Χριστοδουλίδη;
-Μιλάει για καταστροφικό  οικονομικό ρίσκο με το σχέδιο Μανουσάκη και το απορρίπτει
διαρρήδην.
-Καταστροφικό σχέδιο ο κος Μάνος Μανουσάκης, ο κορυφαίος μάνατζερ του πλανήτη, ίσως
και του Σύμπαντος; Έ όχι αυτό δεν το αποδέχομαι…. Προσπάθησα να ελαφρύνω την
ατμόσφαιρα διότι άκουσα την φίλην και κουμπάραν Ανδρούλλαν, ‘που πολλάν ελυσσίασεν’
(σ.σ. θύμωσε με τον κο Μανουσάκη πολύ…)
-Είναι τελεσίδικο πως η Κύπρος θέλει υγιή συνεταιρισμό εταιρειών – οργανισμών, ακόμα και
κρατικών φορέων, στη βάση της ισοτιμίας και με απαραίτητη προϋπόθεση να διατηρεί την
πλήρη ιδιοκτησία της ηλεκτρικής διασύνδεσης σε όλες τις φάσεις του έργου και τα έσοδα από
αυτό, μετά την έναρξη της λειτουργίας του. Φυσικά ο Χριστοδουλίδης θέλει ισότιμο
καταμερισμό ευθυνών των μετόχων για τη χρηματοδότηση του έργου και τις προκλήσεις που
πιθανό να αντιμετωπίσει και όχι όλα να τα πληρώνει το νησί.
-Να υποθέσω πως δεν θέλετε πλέον να μιλάτε με τον… αρχιγίγαντα του ενεργειακού γίγνεσθαι,
το κύριο Μάνο.
-Όχι μόνο εμείς, αλλά και η μεγάλη Γαλλική εταιρεία Nexans η οποία ενόψει και της πόντισης
του καλωδίου για την ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας-Κύπρου ζητάει «απειλητικά» από τον
κύριον Πιρουέταν σας, να προχωρήσει στην επίσημη παραγγελία κατασκευής του καλωδίου.
-Και τι απαντά ο κος Μανουσάκης, ξέρεις να μου πείς;
-Αυτός κι αν είναι… αχάπαρος!
Τελείωσα τον ελληνικό μου καφέ και της έκλεισα το τηλέφωνο ώστε να αρχίσω να γράφω…
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Η Νίκη Κεραμέως στο Ντίσελντορφ…
Ουρές πολλών εκατοντάδων εργαζομένων σχηματίστηκαν από Έλληνες της Γερμανίας το
περασμένο Σάββατο έξω από το ξενοδοχείο ΚΟ 59 στο Ντίσελντορφ προκειμένου να
αναζητήσουν μια επαγγελματική ευκαιρία που θα ανοίξει τον δρόμο για την επιστροφή στην
πατρίδα.
Η Αργυρώ Μαυρούλη και το Mononews.gr βρέθηκαν στην όμορφη πόλη της Γερμανίας και
διαπίστωσαν «ιδίοις όμασι» ότι οι ενδιαφερόμενοι που προσήλθαν στην πρώτη «Ημέρα
Καριέρας» στο εξωτερικό ξεπέρασαν κάθε προσδοκία καθώς προσέγγισαν, σύμφωνα με τους
διοργανωτές, τους 2.000.
Εμπνευστές και πρωτεργάτες αυτής της εξαιρετικής ιδέας η Δημόσια Υπηρεσία Απασχόλησης
και ο Διοικητής Σπύρος Πρωτοψάλτης σε συνεργασία με το υπουργείο Εξωτερικών και τον
υφυπουργό Γιώργο Κώτσηρα και το υπουργείο Εργασίας και την αρμόδια υπουργό Νίκη
Κεραμέως.
Η «Ημέρα Καριέρας» αποτελεί ένα προσωπικό στοίχημα του Σπύρου Πρωτοψάλτη, που έχει
ήδη καταφέρει να κερδίσει, με τη συμμετοχή πενήντα μια εταιρειών από τους πιο νευραλγικούς
κλάδους της ελληνικής οικονομίας, οι οποίοι ήταν εκεί προσφέροντας περισσότερες από 1800
θέσεις απασχόλησης.
Ενδιαφερόμενοι κάθε ηλικίας – νέοι από 20 ετών έως και συνταξιούχοι άνω των 65 –  είχαν την
δυνατότητα να συνομιλήσουν απευθείας με τους εκπροσώπους εταιρειών, θέτοντας τις
προϋποθέσεις για να επιστρέψουν και να εργαστούν στην Ελλάδα. Μάλιστα πολλοί από
αυτούς κατάφεραν να προχωρήσουν και στο επόμενο βήμα, ορίζοντας ηλεκτρονικό ραντεβού
με τον υπεύθυνο προσωπικού εντός της τρέχουσας εβδομάδας.
Η ΔΥΠΑ με την ανάληψη των καθηκόντων του κ. Πρωτοψάλτη έχει αλλάξει πρόσωπο και αυτό
αποδεικνύεται στη πράξη τόσο με τη μείωση της ανεργίας, όσο και με το ενδιαφέρον που
συγκεντρώνουν τα νέα προγράμματα και δράσεις. Ο θεσμός της «Ημέρας Καριέρας» θα
συνεχιστεί τόσο στην Ελλάδα όσο και στο εξωτερικό.
Χωρίς καμία δόσης υπερβολής, η υπουργός Εργασίας Νίκη Κεραμέως επιδίωξε να
συνομιλήσει με τους περισσότερους, αν όχι με όλους, τους ενδιαφερόμενους Έλληνες που
επιθυμούν να επιστρέψουν και να απασχοληθούν στη χώρα.
Για περίπου οκτώ ώρες –  θα έμενε κι άλλο εάν δεν έπρεπε να επιστρέψει στην Αθήνα λόγω
ψήφισης του προϋπολογισμού στη Βουλή – η υπουργός Εργασίας ήταν όρθια στη χώρο της
εκδήλωσης που διεξάγονταν η πρώτη «Ημέρα Καριέρας», κάνοντας «ρεπορτάζ» και
ακούγοντας την προσωπική ιστορία των Ελλήνων που μετανάστευσαν στη Γερμανία κυρίως
κατά την διάρκεια της οικονομικής κρίσης.
 
… Και η επιστροφή στην πατρίδα
Νέοι γονείς με μικρά παιδιά στα καρότσια, πατέρας διδύμων με τα νεογέννητα μαζί,
συνταξιούχοι γονείς άνω των 65 χρονών με που ζουν στο Ντίσελντορφ περισσότερα από 30
χρόνια αναζητούσαν όλοι θέση απασχόλησης για τους ίδιους ή για τα παιδιά τους, προκειμένου
να επιστρέψουν στην πατρίδα.
Σύμφωνα με τις προσωπικές ιστορίες που κατάφερε η ίδια η κα Κεραμέως να συλλέξει οι
ενδιαφερόμενοι είχαν έρθει από πόλεις έως και 800 χλμ μακριά, προκειμένου να
συμμετάσχουν στις συνεντεύξεις.
Πολύωρες διαδρομές μεταξύ άλλων από το Μόναχο, τη Βρέμη, το Βερολίνο και το Αμβούργο
δεν στάθηκαν εμπόδιο, προκειμένου να βρουν την ευκαιρία για τον επαναπατρισμό τους.
«Πρέπει να ακούσουμε τα αιτήματα των λαμπρών μυαλών που έφυγαν στο εξωτερικό.
Χρέος μας να καταστήσουμε το δρόμο της επιστροφής πιο ελκυστικό», απάντησε σε Έλληνες
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γιατρούς που ζητούσαν την αλλαγή των όρων και προϋποθέσεων πρόσληψής τους στο
δημόσιο, καλώντας την ίδια στιγμή με βιντεοκλήση τον αρμόδιο υπουργό Υγείας Άδωνη
Γεωργιάδη, προκειμένου να συμμετάσχει στη συζήτηση.
Μετά την επιτυχημένη εκδήλωση και τη σημαντική απήχηση στη Γερμανία, ο επόμενος στόχος
για την κα Κεραμέως η διοργάνωση ανάλογης εκδήλωσης στην Αγγλία και συγκεκριμένα στο
Λονδίνο την άνοιξη του 2025.
 
H Νίκη Κεραμέως, ο Σπύρος Πρωτοψάλτης και η συντάκτρια του Mononews, Αργυρώ
Μαυρούλη
Γιώργος Κώτσηρας, Σπύρος Πρωτοψάλτης, Νίκη Κεραμέως, Νίκος Μηλαπίδης
 
Οι «πονηροί» του ΝΟΚ και το πάγωμα των οικοδομικών αδειών
Απίστευτα πράγματα, μαθαίνω ότι γίνονται τις τελευταίες ημέρες, μετά και την απόφαση του
ΣτΕ για τον Νέο Οικοδομικό Κανονισμό που κρίθηκε αντισυνταγματικός.
Υπάρχουν καταγγελίες ότι σε αρκετούς δήμους μέσα στη νύχτα κάποιοι εργολάβοι άρχισαν να
σκάβουν… λάκκους προκειμένου να δείξουν ότι είχαν ξεκινήσει εργασίες στην οικοδομή με
αποτέλεσμα να δικαιούνται να πάρουν το μπόνους σε ύψος και όγκο.
Οι «πονηροί» εργολάβοι έσπευσαν να δημιουργήσουν τετελεσμένα ώστε «νόμιμα» να
υποστηρίξουν ότι έχουν δικαίωμα να συνεχίσουν να κτίζουν.
Τέτοιες καταγγελίες έχουν υπάρξει και στον δήμο Αλίμου, ο οποίος πρωτοστάτησε στην
κατεδάφιση του ΝΟΚ. Μόλις η δημοτική αρχή αντιλήφθηκε ότι έγιναν προσπάθειες από
εργολάβους, πήρε μια απόφαση η οποία θα συζητηθεί.
Συγκεκριμένα, ο Δήμος προχωράει άμεσα σε ανάκληση οικοδομικών αδειών στον Άλιμο.
Ειδικότερα, η ανάκληση αφορά όσες άδειες, με βάση τα στοιχεία που υπάρχουν στην
Πολεοδομία:
α) δεν έχουν ξεκινήσει εργασίες σκυροδέτησης, δηλ. δεν έχουν «ρίξει μπετά» στο οικόπεδο και
ταυτόχρονα
β) δεν έχει υποβληθεί στο σύστημα της Πολεοδομίας το πόρισμα αρχικού ελέγχου του Ελεγκτή
Δόμησης (ά. 44 ν. 4495/2017) μέχρι και την ημερομηνία δημοσίευσης της Ανακοίνωσης του
Προέδρου του ΣτΕ (11/12/2024).
Η απόφαση του δήμου μπορεί να επεκταθεί και σε άλλες περιοχές και ουσιαστικά να
«παγώσουν» οικοδομικές άδειες.
 
Ο εκνευρισμός του ΜΜ και η «κόκκινη κάρτα»
Θέλω να ζητήσω ταπεινά συγγνώμη από τον πρώην υπουργό και νυν «γαλάζιο» βουλευτή που
αποκάλυψα το καβγαδάκι που είχε με ξανθιά καλλονή στο όμορφο Pit της πλατείας
Κολωνακίου.
Μετά βέβαια το «αποκάλυψαν» κι άλλα media χωρίς να αναφέρουν την πηγή, αλλά έτσι είναι.
Θα διαβάζουν wiseman για να βγάζουν θέματα και μετά να λένε ότι το είχαν αποκλειστικό.
Και ζητώ συγγνώμη από τον πολιτικό επειδή η αποκάλυψη των λεπτομερειών του τσακωμού,
παρουσία δεκάδων θαμώνων στο εστιατόριο, έφερε αναταραχή στο Μέγαρο Μαξίμου (ΜΜ).
Και ΠΟΛΛΗ μεγάλη ενόχληση!
Κορυφαίο στέλεχος μάλιστα, μαθαίνω ότι από την Πέμπτη το πρωί και ειδικά την Παρασκευή
που διάβασε όλες τις λεπτομέρειες που του παρέθεσα (με τη βοήθεια του εφοπλιστή με τον
γάτο dollar) άρχισε να παίρνει τηλέφωνα.
Λυτούς και δεμένους έβαλε για να μάθει από πρώτο χέρι τα γεγονότα κι αν έγιναν όντως όπως
τα περιέγραψα για δύο ημέρες εδώ στην αγαπημένη σας στήλη.
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Προσέξτε: Το κορυφαίο κυβερνητικό στέλεχος δεν έψαχνε τα ονόματα του πρώην υπουργού
και της ξανθιάς ωραιότατης κυρίας με τα βαθιά γαλανά μάτια. Αυτά τα γνώριζε, κι έχει τη
σημασία του το γεγονός αφού είναι αυτό που λέει ο λαός «ο κόσμος το ‘χει τούμπανο κι εσείς
κρυφό καμάρι».
Το κυβερνητικό στέλεχος ρωτούσε να μάθει εάν υπάρχουν περισσότερες λεπτομέρειες από
οσες έγραψε ο wiseman.
Και ξέρετε μου φάνηκε πολύ εκνευρισμένο…
Διότι βεβαίως ο καθένας έχει την προσωπική του ζωή και καλά κάνει ό,τι κάνει, όμως, ένας
πρώην υπουργός και εν ενεργεία βουλευτής δεν μπορεί να τσακώνεται παρουσία κόσμου.
Ειδικά από τη στιγμή που η υπόθεση αυτή έγινε το νούμερο ένα θέμα στη Βουλή.
Κανείς δε μιλούσε για τον προϋπολογισμό, όλοι ασχολούνταν με τις «μπερμπαντιές» του
πρώην υπουργού.
Ελπίζω να μην υπάρξουν κυρώσεις στον πολιτικό από το κόμμα του, θα το φέρω βαρέως.
Διότι είπαμε. Ένα καβγαδάκι ήταν που έληξε ομαλώς και ίσως πρόκειται για μια σχέση που
περνά από διάφορες διακυμάνσεις.
Ας μην έχω λοιπόν κι εγώ το βάρος μιας ποινής στον πρώην υπουργό γιατί που ξέρετε.
Μπορεί να ζητήσω… ψυχολόγο για να έρθει με απόσπαση στα γραφεία μας στο mononews και
να είναι καμιά επίσης πλατινομαλλούσα και καλλίπυγος κορασίδα…
 
Οι 2 πασίγνωστοι πολιτικοί και οι dick pics
Μια από τις ιστορικές ατάκες του Χένρι Κίσινγκερ, της «αλεπούς» της διπλωματίας ήταν ότι «η
εξουσία είναι το υπέρτατο αφροδισιακό». Φαίνεται ότι κι εδώ στην Ελλάδα κάποιοι πολιτικοί
αποφάσισαν να εφαρμόσουν αυτό το απόφθεγμα και δεν περνά μέρα που να μην εμπλέκονται
σε «ροζ» υποθέσεις.
Μετά το επεισόδιο στο Κολωνάκι, εγώ θα σας πω τι μου μετέφερε πηγή που ξέρει πολλά αλλά
δεν μιλάει γιατί θα… πάρει πολλούς στο λαιμό του.
Μου είπε, λοιπόν, ότι υπάρχουν τουλάχιστον 2 γνωστοί πολιτικοί που έχουν μετατρέψει το
κινητό τους σε… φωτογραφικό άλμπουμ με δικές τους φωτογραφίες.
Αλλά όχι απλές φωτογραφίες αλλά έτσι λίγο πιο προσωπικές, πιο «καυτές», από εκείνες που
κάνουν τον καθένα να κοκκινήσει από ντροπή.
Πώς για παράδειγμα η νέα πρέσβης στην Ελλάδα, Κίμπερλι Γκίλφοιλ, είχε κατηγορηθεί ότι
έδειχνε σε βοηθό της… dick pics; Ετσι ακριβώς και οι πολιτικοί δεν αποκλείεται να
κατηγορηθούν για τον ίδιο λόγο και να έχουμε πολλά παρατράγουδα…
Δεν υιοθετώ τις κατηγορίες, ούτε σημαίνει ότι οι φήμες ευσταθούν πάντοτε. Ομως, αν είναι έτσι
όπως μου τα μεταφέρουν καλό είναι οι συγκεκριμένοι πολιτικοί να «μαζευτούν».
 
Τα  3 hot εφοπλιστικά καλέσματα
Και από τα στριφνά οικονομικά και επιχειρηματικά νέα ας περάσουμε στα πραγματικά ωραία.
Ο φίλος μου ο εφοπλιστής λοιπόν με κάλεσε την Κυριακή για να μου πει για 3  ωραία
εφοπλιστικά καλέσματα που έγιναν τις προηγουμένας ημέρες.
Το   πρώτο ήταν του Γιάννη Κούτσα και της Δήμητρας Κουστα της Danaos στο σπίτι τους στην
Βουλιαγμένη, το δεύτερο του Ευάγγελου Πιστιόλη της top ships στην Κάντζα και το τρίτο της
Ρόσμαρι Χατζηιωαννου στο Π. Ψυχικό.
Το εντυπωσιακό με το κάλεσμα του Πιστιόλη ήταν ότι έλαβε χώρα στο ακίνητο που εχει
αγοράσει στην Καντζά και μάλιστα το πάρτι έγινε στο επίπεδο που στεγάζει μια τεράστια
συλλογή με 13 Ferrari και σχεδόν άλλες τόσες Porsche.
Τέλος ο Γιάννης και η Δήμητρα Κούστα έκαναν την μεγάλη έκπληξη καθώς έφεραν στην Αθήνα
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την Γαλλίδα σεφ  Helene Darroze.
Η περίφημη σεφ, διευθύνει τρία εστιατόρια, το Connaught στο Λονδίνο που έχει τρία αστέρια,
το Marsan par Helene Darroze στο Παρίσι με 2 αστέρια και το Helene Darroze στην Villa La
Coste στην γαλλική Προβηγκία με 1 αστέρι.
Ανάμεσά στους καλεσμένους, ήταν η αγαπημένη του ζεύγους και νονά του καινούργιου μέλους
της οικογένειας, η Αννα Βίσση, η Σήλια και ο Νίκος Τσάκος, η Χρύσα και ο Παύλος
Κανελλόπουλος, η Μαρία Διαμαντίδη, η Ρόζμαρι και ο Πόλυς Χατζηιωάννου, η Κλέλια
Χατζηιωάννου, η Αρετή και ο Δημήτρης Δαλακούρας, η Μαρία και ο Ανδρέας Χατζηγιάννης, η
Χριστιάννα Καίσαρη, η Νάντια και ο Τάκης Θεοχαράκης, η Πηνελόπη και ο Γιάννης Μαυρής, η
Ντέπυ Σιδεράκη, ο Γιάννης Στασινόπουλος κλπ.
Αποποίηση Ευθύνης: Το περιεχόμενο και οι πληροφορίες της στήλης προσφέρονται
αποκλειστικά και μόνο για ενημερωτικούς σκοπούς και σε καμία περίπτωση δεν μπορούν να
εκληφθούν ως συμβουλή, πρόταση, προσφορά για αγορά ή πώληση των κινητών αξιών, ούτε
ως προτροπή για την πραγματοποίηση οποιασδήποτε μορφής επένδυσης. Κατά συνέπεια δεν
υφίσταται ουδεμία ευθύνη για τυχόν επενδυτικές και λοιπές αποφάσεις που θα ληφθούν με
βάση τις πληροφορίες αυτές.
Αποποίηση Ευθύνης: Το περιεχόμενο και οι πληροφορίες της στήλης προσφέρονται
αποκλειστικά και μόνο για ενημερωτικούς σκοπούς και σε καμία περίπτωση δεν μπορούν να
εκληφθούν ως συμβουλή, πρόταση, προσφορά για αγορά ή πώληση των κινητών αξιών, ούτε
ως προτροπή για την πραγματοποίηση οποιασδήποτε μορφής επένδυσης. Κατά συνέπεια δεν
υφίσταται ουδεμία ευθύνη για τυχόν επενδυτικές και λοιπές αποφάσεις που θα ληφθούν με
βάση τις πληροφορίες αυτές.
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Η οικονομία με τα μάτια των ξένων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα, είπε, άλλαξε, αλλά δεν ανθεί Νίκος Φιλιππίδης
Για να καταλάβουμε πού βρισκόμαστε ως οικονομία, καλό είναι να βλέπουμε τη δική μας
κατάσταση, καλό είναι όμως να ξέρουμε και το πώς μας βλέπουν οι ξένοι. Ειδικά όσοι
επενδύουν στην Ελλάδα.
Η χώρα βρίσκεται άλλωστε τις τελευταίες εβδομάδες σε διαρκή συνέδρια. Σε ένα από αυτά, το
Capital Link της Νέας Υόρκης, μίλησε ο αμερικανός μεγιστάνας (παραλίγο υπουργός
Οικονομικών στην κυβέρνηση Τραμπ), πρόεδρος επενδυτικού fund και επίμονος επενδυτής
στα ελληνικά assets ακόμα και στις χειρότερες μέρες της κρίσης, Τζον Πόλσον.
Συνόψισε την επιτυχία της ελληνικής οικονομίας σε τέσσερα σημεία, που εμείς μόνιμα τα
υποτιμούμε: στη δημοσιονομική ευθύνη, στους χαμηλότερους φόρους, στις λιγότερες
ρυθμίσεις, στις περισσότερες επενδύσεις. Αυτά τα τέσσερα πράγματα οδήγησαν σε υψηλότερη
ανάπτυξη, κατέληξε. Τόσο απλά. Και όσο θα παραμένει σε αυτόν τον δρόμο των οικονομικών
πολιτικών υπέρ της ανάπτυξης, θα συνεχίσει να αναπτύσσεται περισσότερο από την υπόλοιπη
Ευρώπη.
Υπάρχει όμως ένα μεγάλο «αλλά», το οποίο το διατύπωσε εξαιρετικά ο γνωστός μας από την
παλιά τρόικα Ντέκλαν Κοστέλο, αναπληρωτής γενικός διευθυντής στην Κομισιόν, στο
πρόσφατο OT Forum. Η Ελλάδα, είπε, άλλαξε, αλλά δεν ανθεί. Η οικονομική κρίση, συνέχισε,
άφησε μια δύσκολη υποχρέωση στην Ελλάδα, το ποσοστό ανάκαμψης να είναι μεγάλο,
μεγαλύτερο από αυτό που βλέπουμε. Απέδωσε δε τη συγκεκριμένη υστέρηση στο γεγονός ότι
η απασχόληση είναι στο 54% ενώ στην ΕΕ είναι στο 60%, ενώ η παραγωγικότητα βρίσκεται
στα 2/3 του ευρωπαϊκού μέσου όρου.
Ενας τρίτος που ζει μόνιμα στο εξωτερικό και είναι υπεύθυνος για τις διεθνείς αγορές στην
Bank Of America, ο Αθανάσιος Βαμβακίδης, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε πολύ καλό
δρόμο, με τους ρυθμούς ανάπτυξης πάνω από τις εκτιμήσεις της αγοράς, κυρίως γιατί το
Ταμείο Ανάκαμψης εφαρμόζεται καλύτερα από ό,τι σε άλλες χώρες. Το κρίσιμο, πρόσθεσε ο
ίδιος, είναι αν οι επενδύσεις που γίνονται είναι ικανές να γυρίσουν προς το θετικό το αρνητικό
εμπορικό μας ισοζύγιο.
Στο πρόσφατο βιβλίο του «Περί ηγεσίας» (On Leadership) ο πρώην πρωθυπουργός της
Μεγάλης Βρετανίας Τόνι Μπλερ, γράφοντας για τα χαρακτηριστικά του πετυχημένου έθνους,
έθεσε πιο ψηλά τη μακροοικονομική σταθερότητα ως προϋπόθεση οικονομικής προόδου, με
στόχο την προσέλκυση κυρίως ξένων επενδύσεων, καθώς αυτές κάνουν τη διαφορά.
Αν ακούσουμε όσα είπε ο Πόλσον, τότε είναι εμφανές ότι η κυβέρνηση ακολουθεί τον δρόμο
που αυτός διαπιστώνει. Το γεγονός ωστόσο ότι έχουμε τις υστερήσεις που επισημαίνουν ο
Ντέκλαν Κοστέλο και ο Αθανάσιος Βαμβακίδης, εξηγεί σε μεγάλο βαθμό γιατί ενώ πάμε καλά,
δεν πάμε τόσο καλά όσο θα μπορούσαμε.
Ποιοτικό χαρακτηριστικό και έλλειμμα της τελευταίας πενταετίας είναι αυτό που παρατηρεί ως
προϋπόθεση επιτυχίας ο Τόνι Μπλερ, ότι οι επενδύσεις πρέπει να έρχονται κυρίως από το
εξωτερικό και αυτό είναι κάτι που δεν συμβαίνει στον βαθμό που θα περιμέναμε.
Και κάπως έτσι έχουμε μια πλήρη ρεαλιστική εικόνα με την πραγματική κατάσταση της χώρας.
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Β. Κοντοζαμάνης: Ο τομέας της υγείας από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα δημιουργεί ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, σύμφωνα με τον Σύμβουλο του
Πρωθυπουργού
Η βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η
ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι
πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες αναπτυξιακές δυνατότητες, σύμφωνα
με τον Σύμβουλο του Πρωθυπουργού για θέματα Υγείας, Βασίλη Κοντοζαμάνη.
Μιλώντας στο 26ο Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε ότι τα επόμενα
χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς τομείς για
επενδύσεις. «Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων
για την ενίσχυση του τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να
αποτελέσει κόμβο καινοτομίας. Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση
της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών
επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και στην εισαγωγή νέων μοντέλων
υγειονομικής φροντίδας. 
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως
ανταγωνιστική στον τομέα της βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών
προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες ψηφιακής υγείας
και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες», τόνισε ο ομιλητής προσθέτοντας πως
η παρούσα κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό
σύστημα υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα
και αποτελεσματικότητά του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής
παρέμβασης. «Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται
ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με
σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα»,
όπως σημείωσε.
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John Paulson: Greece, its Economy, and Banks Have a Very Favorable Future With
Current Policies
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Alexandra Tombra By Alexandra Tombra
Billionaire investor John Paulson, the president and portfolio manager της Paulson & Co,
appears particularly “bullish” over the Greek economy’s prospects, speaking during an
interview for the Sunday edition of “To Vima”, where he maintains that as long as the
pro-growth policies of the Mitsotakis government continue then the Greek economy will have a
favorable future.
At present, the Greek economy is one of the fastest growing in Europe, in tandem with the
official unemployment rate now falling below 10%.
Paulson also noted that the banking sector in Greece is on extremely solid foundations, while
adding that he sees significant room for improvement in valuations. This assessment extends
to other listed Greek companies, he said, in comments that coincided with last Monday’s 26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum, entitled “Greece – Speeding Ahead Post
Investment Upgrade”.
The event witnessed participation by leading US and international investors, executives from
international and Greek companies, banks and other financial institutions, senior government
officials and executives from 23 listed companies.
Paulson, who is based in New York and has a fortune of US$3.8 billion according to Forbes,
has been mentioned for the next US Treasury Secretary in Donald Trump’s administration. He
introduced the Governor of the Bank of Greece, Yannis Stournaras, for the latter’s keynote
address.
To Vima: The world seems to be in a transitional period in which the spectrum of protectionist
policies is visible. What changes do you see coming from the new year, both in the US and in
Europe?
I think the 2025 will be very favorable for Europe. First and foremost, I believe President Trump
will negotiate an end to the war between Russia and Ukraine. An end to this conflict will be
very beneficial to the European economy. I also believe many of President Trump’s pro-growth
policies such as less government spending, more efficient governments, lower taxes, less
regulation, low cost energy, (similar to the policies of the Mitsotakis government) will
be adopted by other European governments leading to stronger European growth. Those that
adopt these policies will surge ahead. Those that don’t will be left behind.
Do you think that certain risks, mainly at the geopolitical level, have been underestimated by
governments or markets? What worries you the most?
The major risk for Europe is the continuation or escalation of the Russia/Ukraine war. When
this ends, Europe can focus on economic growth. For Europe not to be left behind China and
the US, they need to focus more on investment and productivity growth.
You are investing in Greece even when the prospects were not so rosy. Do you think that the
crisis was an opportunity for the Greek economy or are there areas that worry you?
The policies of Mitsotakis have benefited Greece enormously. Higher growth, higher
employment, rising wages, rising real estate prices, rising manufacturing, record tourism,
responsible fiscal budget and rapidly declining debt/GDP. Greece has now achieved
investment grade status, its economy is one of the fastest growing in Europe and the
unemployment rate is below 10%.
Do you consider that the Greek economy is vulnerable to a European economic stagnation or a
political crisis in major countries? Do you think it can be an investment destination for foreign

https://www.tovima.com/finance/john-paulson-greece-its-economy-and-banks-have-a-very-favorable-future-with-current-policies/


https://www.tovima.com/

 Publication date: 13/12/2024 20:51

 link

funds still looking for returns in euro economies?
We have three more good years to look forward to iunder Mitsotakis and many more good
years if the next administration continues these pro-growth policies. My biggest concern is if
Greece elects the next government backtracks on these very successful policies and instead
pursues the previous failed policies of predecessor governments. I don’t think this will happen
because the results have been too good for Greece not to move forward.
Is there anything that worries you in the Greek banking sector, which you are active in as an
investor? How much do you share the concerns about DTCs?
The Greek banking sector is on extremely solid footing. The banks have high capital levels,
high profitability, and low non-performing loans. They are now growing their loan book
supporting the Greek economy. In terms of valuation, Greek banks are among the cheapest in
the world. Piraeus, for example, trades at less than 4x earnings and has a projected dividend
yield one year out of around 12%. Certainly, room for further price appreciation. Many other
Greek companies appear attractively valued in the market. As long as the current policies stay
in effect the banks, the Greek economy and Greece will have a very favorable future.
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Πάνος Δικαίος (Attica Group): Έχουμε σχεδιάσει οδικό χάρτη απανθρακοποίησης των
πλοίων μας με ορίζοντα 10ετία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Σημαντική για την άρτια, ασφαλή και πράσινη λειτουργία της ακτοπλοΐας είναι η αναβάθμιση
των λιμανιών της χώρας μας στη βάση ενός στοχευμένου σχεδιασμού, που προϋποθέτει
σύμπλευση και συνεργασία όλων των δυνάμεων»
Σάββας Αθανασίου Πάνος Δικαίος, Διευθύνων Σύμβουλος της Attica Group Ο Πάνος Δικαίος,
CEO της ATTICA Group, βρέθηκε σήμερα στην Capital Link της Νέας Υόρκης και αναφέρθηκε
στο σχεδιασμό του οδικού χάρτη απανθρακοποίησης των πλοίων του ομίλου, με ορίζοντα
10ετίας. 
Ο κ. Δίκαιος είπε χαρακτηριστικά: «Εκπροσωπώντας τον μεγαλύτερο ακτοπλοϊκό Όμιλο στην
Ελλάδα αλλά και μία από τις μεγαλύτερες ακτοπλοϊκές εταιρείες παγκοσμίως, θεωρώ
σημαντικό να μεταδώσουμε μέσω του συγκεκριμένου forum, το μήνυμα της σπουδαιότητας του
ακτοπλοϊκού τομέα ως μία από τις πιο κρίσιμες υποδομές της Ελλάδας και ιδιαίτερα για την
υποστήριξη του τουρισμού».
Στη συνέχεια, ο Πάνος Δικαίος, πρόσθεσε:
«Η Ελληνική Ακτοπλοΐα, με συμβολή της τάξης του 5,4% στο εγχώριο ΑΕΠ σύμφωνα με την
τελευταία μελέτη του ΙΟΒΕ, αποτελεί τον βασικότερο άξονα σύνδεσης της ηπειρωτικής
Ελλάδας με την νησιωτικότητα, προσφέροντας 365 ημέρες τον χρόνο υπηρεσίες ζωτικής
σημασίας όπως η διασφάλιση της εφοδιαστικής αλυσίδας μέσω των εμπορευματικών
μεταφορών οι οποίες πάνω από το 80% εξαρτώνται αποκλειστικά από τις ακτοπλοϊκές
συνδέσεις.
Παράλληλα, η ακτοπλοΐα εξασφαλίζει τις μετακινήσεις των τουριστικών ροών από και προς τα
νησιά, αποτελώντας βασικό πρεσβευτή του τουριστικού προϊόντος και της εμπειρίας των
επισκεπτών της χώρας μας. Σε μια εποχή που οι κοινές προκλήσεις όλων των φορέων του
τουρισμού απαιτούν στρατηγικό σχεδιασμό και στοχευμένη μεθόδευση για την δημιουργία ενός
βιώσιμου μοντέλου ανάπτυξης στα χρόνια που ακολουθούν, η Attica Group πρωτοστατεί στην
υιοθέτηση των πρωτοβουλιών που απαιτούνται, με σταθερό βηματισμό.
Ανταποκρίνεται στις μεγάλες προκλήσεις της ανανέωσης του ακτοπλοϊκού στόλου και στις
επιταγές της «πράσινης μετάβασης» με επενδύσεις σε νεότευκτα πλοία αλλά και με την χάραξη
οδικού χάρτη απανθρακοποίησης με ορίζοντα 10ετίας, θέτοντας τις βάσεις για την μετάβαση σε
μία νέα εποχή με όραμα και ρεαλισμό. Επιπλέον, επενδύουμε στην ανάπτυξη ψηφιακών
υποδομών που ενισχύουν την εμπειρία πελάτη διαμορφώνοντας εξατομικευμένες εμπειρίες.
Σημαντική για την άρτια, ασφαλή και πράσινη λειτουργία της ακτοπλοΐας είναι η αναβάθμιση
των λιμανιών της χώρας μας στη βάση ενός στοχευμένου σχεδιασμού. Πρόκειται για μια
σημαντική πρόκληση που προϋποθέτει σύμπλευση και συνεργασία όλων των δυνάμεων,
ιδιωτικού και δημόσιου τομέα με όραμα και ρεαλισμό».
 
Διαβάστε επίσης 
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Ελληνικές τράπεζες: Τι είπαν τα στελέχη τους στη Ν.Υόρκη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι προοπτικές του κλάδου που παρουσίασαν σε ξένους επενδυτές στο επενδυτικό συνέδριο
της Capital Link
Περικλής Σωτηρίου
Ο τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε σημαντικό μετασχηματισμό, λόγω πολυάριθμων
παραγόντων, συμπεριλαμβανομένων των κανονιστικών αλλαγών, των τεχνολογικών εξελίξεων
και των μεταβαλλόμενων προσδοκιών των πελατών.
Όλες οι ελληνικές τράπεζες ανέφεραν ισχυρά αποτελέσματα για τους πρώτους εννέα μήνες του
2024, παρά το περιβάλλον μειωμένων επιτοκίων. Αυτές οι επιδόσεις, είναι απόδειξη της
στρατηγικής τους ευελιξίας και των ανθεκτικών λειτουργικών πλαισίων τους, ανέφερε ο
Γιώργος Παπαδημητρίου της EY, προλογίζοντας τα στελέχη των ελληνικών τραπεζών, στο
πλαίσιο του συνεδρίου της Capital Link   στη Νέα Υόρκη.
Η Alpha Bank και η στρατηγική συνεργασία με την UniCredit
Ο κ.  Λάζαρος Παπαγαρυφάλλου, Deputy CEO της Alpha Bank τόνισε πως η τράπεζα έχει
θωρακιστεί έναντι των επερχόμενων μειώσεων επιτοκίων της ΕΚΤ, χάρη στην ανθεκτικότητα
του ισολογισμού της και στη συνεπή υλοποίηση του στρατηγικού της πλάνου. «Με την
επιταχυνόμενη δυναμική στα έσοδα από προμήθειες και την υποστήριξη της στρατηγικής
συνεργασίας με την UniCredit, είμαστε σε θέση να δημιουργήσουμε ακόμη μεγαλύτερη αξία για
τους μετόχους μας» ανέφερε.
Ως η Τράπεζα επιλογής για το affluent segment στην Ελλάδα, η Alpha Bank είναι ιδανικά
τοποθετημένη ώστε να επωφεληθεί από τις αναπτυξιακές τάσεις που διαμορφώνονται, όπως η
αύξηση των διαθέσιμων εισοδημάτων, η ενίσχυση του οικονομικού εγγραμματισμού και η
σταδιακή μείωση της εξάρτησης από το δημόσιο ασφαλιστικό σύστημα. Η συνεργασία μας με
την UniCredit δημιουργεί όχι μόνο νέες ευκαιρίες ενίσχυσης των υπηρεσιών που μπορούμε να
προσφέρουμε στους πελάτες μας σε τομείς όπως το wealth management και οι
τραπεζοασφαλιστικές υπηρεσίες, αλλά επιπλέον αποτελεί ένα επιτυχημένο παράδειγμα του
πώς οι διασυνοριακές συμπράξεις μπορούν να προωθήσουν την καινοτομία στον τραπεζικό
κλάδο, προς όφελος των επιχειρήσεων πελατών μας που αναπτύσσονται στην Ευρώπη»,
πρόσθεσε ο ίδιος.
Νέα παράθυρα ευκαιρίας για την Eurobank
Ο κ.  Κώστας Βασιλείου, Deputy Chief Executive Officer, Head of Corporate & Investment
Banking, Executive Member of the BoD της Eurobank S.A., τόνισε: «Η ισχυρή παρουσία της
Eurobank στο εγχώριο επιχειρηματικό γίγνεσθαι με τη χρηματοδότηση σημαντικών
επενδυτικών έργων για τη χώρα και την οικονομία, καθώς και το διεθνές αποτύπωμα του
Ομίλου μέσω των θυγατρικών του, απ’ όπου προέρχεται και το 43,5% της κερδοφορίας του,
αποτελούν για την Τράπεζα κινητήριο μοχλό στον εντοπισμό νέων ευκαιριών οργανικής άλλα
και μη οργανικής ανάπτυξης. Η πρόσφατη εξαγορά της Ελληνικής Τράπεζας Κύπρου,
αναδεικνύει το εξωστρεφές και αναπτυξιακό επιχειρηματικό μοντέλο της Τράπεζας, ενώ
υπάρχουν όλα τα εχέγγυα από άποψη ρευστότητας, κεφαλαίων και τεχνογνωσίας για να
εξετάσουμε την παρουσία μας σε νέες αγορές που παρουσιάζουν δυναμική προοπτική.
Έχοντας ήδη αναπτύξει σημαντική εμπειρία στη δόμηση και υλοποίηση σύνθετων συναλλαγών
καθώς και σταθερούς δεσμούς με διεθνείς ομίλους και επενδυτικά σχήματα, διευρύνουμε την
χρηματοδότηση επενδύσεων στις χώρες της Ευρώπης και παράλληλα ανοίγουμε νέες οδούς
συνεργασίας με άλλες αγορές. Εξετάζουμε νέα παράθυρα ευκαιρίας σε περιοχές όπως η Ινδία
και τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, με σκοπό την διευκόλυνση των εμπορικών και επενδυτικών
διαδρόμων μεταξύ Ανατολής και Ευρώπης καθώς και την υποστήριξη  της προσπάθειας των
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πελατών μας στις περιοχές αυτές, θέτοντας τις βάσεις για την περαιτέρω εξέλιξη και
ισχυροποίηση του Ομίλου διεθνώς». Ο τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε σημαντικό
μετασχηματισμό, λόγω πολυάριθμων παραγόντων, συμπεριλαμβανομένων των κανονιστικών
αλλαγών, των τεχνολογικών εξελίξεων και των μεταβαλλόμενων προσδοκιών των πελατών
Η εκτίμηση της Εθνικής Τράπεζας
Ο κ.  Χρήστος Χριστοδούλου, General Manager, Group Chief Financial Officer στην Εθνική
Τράπεζα, ανέφερε επίσης τα εξής: «Η οικονομική δραστηριότητα στην Ελλάδα παραμένει σε
τροχιά ανάπτυξης, αποτυπώνοντας την επιτάχυνση των επενδύσεων πάγιου κεφαλαίου, σε
συνδυασμό με τη συνεχή βελτίωση των συνθηκών στην αγορά εργασίας, καθώς και της
χρηματοοικονομικής κατάστασης των νοικοκυριών. Οι χρηματοπιστωτικές αγορές και οι οίκοι
αξιολόγησης αναγνωρίζουν την πρόοδο που έχει συντελεστεί όσον αφορά την
μακροοικονομική ευρωστία της χώρας, τη υψηλή δημοσιονομική αξιοπιστία και τη συνέπεια της
εφαρμοζόμενης πολιτικής, οδηγώντας σε περαιτέρω μείωση των ασφαλίστρων κινδύνου της
οικονομίας, παρά τις προκλήσεις που απορρέουν από το εξωτερικό περιβάλλον.
Σε αυτή την ευνοϊκή μακροοικονομική συγκυρία, συνεχίσαμε να σημειώνουμε υψηλές επιδόσεις
σε όλους τους τομείς δραστηριοτήτων μας, αντλώντας οφέλη από τον επιτυχημένο ψηφιακό και
λειτουργικό μας μετασχηματισμό, καθώς και τον εύρωστο και υψηλής ρευστότητας Ισολογισμό
μας. Το 2024, συνεχίσαμε να καταγράφουμε ισχυρά οικονομικά αποτελέσματα, τιμώντας τη
δέσμευσή μας για στρατηγική ανάπτυξη, λειτουργική αριστεία και δημιουργία προστιθέμενης
αξία στους μετόχους μας. Η αξιοσημείωτη ανθεκτικότητα των καθαρών εσόδων από τόκους
έναντι των μειούμενων επιτοκίων, καθώς και η ισχυρή αύξηση των εσόδων από προμήθειες,
συνδυάστηκαν με τη συνετή διαχείριση των λειτουργικών μας δαπανών και την ομαλοποίηση
του κόστους πιστωτικού κινδύνου, με αποτέλεσμα ο δείκτης απόδοσης ενσώματων ιδίων
κεφαλαίων σε επίπεδο οργανικών κερδών μετά φόρων να διαμορφωθεί σε 17,5% το
Εννεάμηνο 2024 (χωρίς να αναπροσαρμόζουμε για το υπερβάλλον κεφάλαιο). Η ισχυρή
κερδοφορία ενίσχυσε περαιτέρω τα κεφαλαιακά μας αποθέματα, παρέχοντάς μας σημαντική
στρατηγική ευελιξία, συμπεριλαμβανομένων των υψηλότερων διανομών προς τους μετόχους
μας. Έχοντας επιστρέψει στη διανομή μερισμάτων, καταβάλλοντας το 30% των καθαρών
κερδών του 2023, φιλοδοξούμε να διανείμουμε περίπου το 50% των καθαρών κερδών του
2024 και να αυξήσουμε περαιτέρω τις διανομές τα επόμενα χρόνια, με σημαντικά
προγράμματα επαναγοράς μετοχών που θα δρουν συμπληρωματικά ως προς τη διανομή
μερισμάτων».
Το αποτύπωμα της Πειραιώς
Τέλος  κ.  Θοδωρής Τζούρος, Executive General Manager- Chief of Corporate & Investment
Banking της Piraeus Group, τόνισε τα εξής: «Το 2024 ήταν μια πολύ ισχυρή χρονιά για την
πιστωτική επέκταση στο εταιρικό χαρτοφυλάκιο της Πειραιώς, η οποία εκτιμάται ότι θα
ξεπεράσει τα €2,5 δισ., αύξηση 10% αντανακλώντας τις δυνατότητές μας, αλλά κυρίως τη
δέσμευσή μας για χρηματοδότηση της ελληνικής οικονομίας. Ο ελληνικός τραπεζικός κλάδος
έχει στηρίξει ενεργά τις ελληνικές επιχειρήσεις αυξάνοντας την έκθεσή του κατά 15 δισ. ευρώ
τα τελευταία 2,5 χρόνια, δηλαδή αύξηση 25% – σε μια εποχή που οι ξένες τράπεζες, παρά την
επενδυτική βαθμίδα της χώρας, ήταν απρόθυμες να διαδραματίσουν ενεργό ρόλο».
Εστιάζοντας στον κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων, παρατήρησε ότι «σύμφωνα με τα
στοιχεία της Τράπεζας της Ελλάδος, από τα 68 δισ. ευρώ εταιρικά δάνεια τον Σεπτέμβριο του
2024, τα 37,5 δισ. ευρώ αφορούν τον κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων, που
αντιστοιχούν στο 55% των συνολικών ανοιγμάτων. Η Πειραιώς κατέχει πολύ ισχυρή θέση στον
κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων με τα υπόλοιπά της να αγγίζουν σήμερα τα 6 δισ.
ευρώ».
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Ανέφερε ότι «αυτός είναι ένας τομέας που χρειάζεται περιφερειακή προσέγγιση και για αυτό το
λόγο η Πειραιώς έχει αναπτύξει ένα δίκτυο επιχειρηματικών κέντρων σε όλη την Ελλάδα με
περισσότερους από 100 relationship managers, που έχουν καθημερινή επικοινωνία με τους
πελάτες τους. Αλλά αυτός είναι επίσης ένας τομέας που χρειάζεται επίσης μια συστηματική και
αυτοματοποιημένη προσέγγιση λόγω του μεγάλου αριθμού πελατών στην περίμετρό του. Σε
αυτή τη βάση, η Πειραιώς εργάζεται για την ανάπτυξη εργαλείων τεχνητής νοημοσύνης για τον
εντοπισμό του best product to buy για κάθε πελάτη με βάση την οικονομική κατάσταση, τον
κλάδο και το ιστορικό συναλλαγών».
Ο κ. Τζούρος κατέληξε ότι «οι περισσότερες εταιρείες στο χώρο των μικρομεσαίων
επιχειρήσεων έχουν επιδείξει πολύ ισχυρές οικονομικές επιδόσεις τα τελευταία δύο χρόνια, με
ένα μέρος της επιτυχίας τους να αποδίδεται και στις ελληνικές τράπεζες που στήριξαν
έμπρακτα τα αναπτυξιακά τους σχέδια».
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Κωνσταντίνος Μαύρος – Όμιλος ΔΕΗ: Νέα εποχή για τις ΑΠΕ το 2025 και ο στρατηγικός
σχεδιασμός πράσινης ανάπτυξης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
13.12.2024 14:51
Τα Νέα της Αγοράς
Newsroom
Η ΔΕΗ πρωτοστατεί στην πράσινη ανάπτυξη με στόχο 11,8 GW ΑΠΕ έως το 2027, ενισχύει
την ενεργειακή μετάβαση και την απολιγνιτοποίηση στην Ελλάδα και τη ΝΑ Ευρώπη.
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
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που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
Ακολούθησε το Βήμα στο Google news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
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Θωρακισμένες οι ελληνικές τράπεζες στις μειώσεις επιτοκίων της ΕΚΤ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την αισιοδοξία τους για την πορεία του ελληνικού τραπεζικού συστήματος εξέφρασαν
κορυφαία στελέχη των τεσσάρων συστημικών τραπεζών στο συνέδριο της Capital Link.
Στην ενδυνάμωση της πορείας των ελληνικών τραπεζών εστίασαν κορυφαία στελέχη τους τα
οποία συμμετείχαν στο 26ο φόρουμ που πραγματοποίησε η Capital Link στη Νέα Υόρκη. 
Σημείωσαν ότι το ελληνικό τραπεζικό σύστημα έχει θωρακιστεί έναντι της χαλαρής
νομισματικής πολιτικής της ΕΚΤ, ενώ όλες οι ελληνικές τράπεζες ανέφεραν ισχυρά
αποτελέσματα για τους  εννέα μήνες του 2024, παρά το περιβάλλον μειωμένων επιτοκίων.
Ο κ.  Λάζαρος Α. Παπαγαρυφάλλου, αναπληρωτής διευθύνων σύμβουλος της Alpha Bank
Group, τόνισε: «Η Alpha Bank έχει θωρακιστεί έναντι των επερχόμενων μειώσεων επιτοκίων
της ΕΚΤ, χάρη στην ανθεκτικότητα του ισολογισμού της και στη συνεπή υλοποίηση του
στρατηγικού της πλάνου».
«Με την επιταχυνόμενη δυναμική στα έσοδα από προμήθειες και την υποστήριξη της
στρατηγικής συνεργασίας μας με την UniCredit, είμαστε σε θέση να δημιουργήσουμε ακόμη
μεγαλύτερη αξία για τους μετόχους μας. Ως η Τράπεζα επιλογής για το affluent segment στην
Ελλάδα, η Alpha Bank είναι ιδανικά τοποθετημένη ώστε να επωφεληθεί από τις αναπτυξιακές
τάσεις που διαμορφώνονται, όπως η αύξηση των διαθέσιμων εισοδημάτων, η ενίσχυση του
οικονομικού εγγραμματισμού και η σταδιακή μείωση της εξάρτησης από το δημόσιο
ασφαλιστικό σύστημα.
Η συνεργασία μας με την UniCredit δημιουργεί όχι μόνο νέες ευκαιρίες ενίσχυσης των
υπηρεσιών που μπορούμε να προσφέρουμε στους πελάτες μας σε τομείς όπως το
wealthmanagement και οι τραπεζοασφαλιστικές υπηρεσίες, αλλά επιπλέον αποτελεί ένα
επιτυχημένο παράδειγμα του πώς οι διασυνοριακές συμπράξεις μπορούν να προωθήσουν την
καινοτομία στον τραπεζικό κλάδο, προς όφελος των επιχειρήσεων πελατών μας που
αναπτύσσονται στην Ευρώπη», πρόσθεσε ο κ. Παπαγαρυφάλλου.
Ο κ.  Κωνσταντίνος Βασιλείου, επικεφαλής της μονάδας Corporate & Investment Banking της
Eurobank, τόνισε: «Η ισχυρή παρουσία της Eurobank στο εγχώριο επιχειρηματικό γίγνεσθαι με
τη χρηματοδότηση σημαντικών επενδυτικών έργων για τη χώρα και την οικονομία, καθώς και
το διεθνές αποτύπωμα του Ομίλου μέσω των θυγατρικών του, απ’ όπου προέρχεται και το
43,5% της κερδοφορίας του, αποτελούν για την Τράπεζα κινητήριο μοχλό στον εντοπισμό
νέων ευκαιριών οργανικής άλλα και μη οργανικής ανάπτυξης. Η πρόσφατη εξαγορά της
Ελληνικής Τράπεζας Κύπρου, αναδεικνύει το εξωστρεφές και αναπτυξιακό επιχειρηματικό
μοντέλο της Τράπεζας, ενώ υπάρχουν όλα τα εχέγγυα από άποψη ρευστότητας, κεφαλαίων
και τεχνογνωσίας για να εξετάσουμε την παρουσία μας σε νέες αγορές που παρουσιάζουν
δυναμική προοπτική.
Έχοντας ήδη αναπτύξει σημαντική εμπειρία στη δόμηση και υλοποίηση σύνθετων συναλλαγών
καθώς και σταθερούς δεσμούς με διεθνείς ομίλους και επενδυτικά σχήματα, διευρύνουμε την
χρηματοδότηση επενδύσεων στις χώρες της Ευρώπης και παράλληλα ανοίγουμε νέες οδούς
συνεργασίας με άλλες αγορές. Εξετάζουμε νέα παράθυρα ευκαιρίας σε περιοχές όπως η Ινδία
και τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, με σκοπό την διευκόλυνση των εμπορικών και επενδυτικών
διαδρόμων μεταξύ Ανατολής και Ευρώπης καθώς και την υποστήριξη  της προσπάθειας των
πελατών μας στις περιοχές αυτές, θέτοντας τις βάσεις για την περαιτέρω εξέλιξη και
ισχυροποίηση του Ομίλου διεθνώς».
Ο κ. Χρήστος Χριστοδούλου, οικονομικός διευθυντής της Εθνικής Τράπεζας τόνισε: «Η
οικονομική δραστηριότητα στην Ελλάδα παραμένει σε τροχιά ανάπτυξης, αποτυπώνοντας την
επιτάχυνση των επενδύσεων πάγιου κεφαλαίου, σε συνδυασμό με τη συνεχή βελτίωση των
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συνθηκών στην αγορά εργασίας, καθώς και της χρηματοοικονομικής κατάστασης των
νοικοκυριών. Οι χρηματοπιστωτικές αγορές και οι οίκοι αξιολόγησης αναγνωρίζουν την πρόοδο
που έχει συντελεστεί όσον αφορά την μακροοικονομική ευρωστία της χώρας, τη υψηλή
δημοσιονομική αξιοπιστία και τη συνέπεια της εφαρμοζόμενης πολιτικής, οδηγώντας σε
περαιτέρω μείωση των ασφαλίστρων κινδύνου της οικονομίας, παρά τις προκλήσεις που
απορρέουν από το εξωτερικό περιβάλλον.
Σε αυτή την ευνοϊκή μακροοικονομική συγκυρία, συνεχίσαμε να σημειώνουμε υψηλές επιδόσεις
σε όλους τους τομείς δραστηριοτήτων μας, αντλώντας οφέλη από τον επιτυχημένο ψηφιακό και
λειτουργικό μας μετασχηματισμό, καθώς και τον εύρωστο και υψηλής ρευστότητας Ισολογισμό
μας. Το 2024, συνεχίσαμε να καταγράφουμε ισχυρά οικονομικά αποτελέσματα, τιμώντας τη
δέσμευσή μας για στρατηγική ανάπτυξη, λειτουργική αριστεία και δημιουργία προστιθέμενης
αξία στους μετόχους μας. Η αξιοσημείωτη ανθεκτικότητα των καθαρών εσόδων από τόκους
έναντι των μειούμενων επιτοκίων, καθώς και η ισχυρή αύξηση των εσόδων από προμήθειες,
συνδυάστηκαν με τη συνετή διαχείριση των λειτουργικών μας δαπανών και την ομαλοποίηση
του κόστους πιστωτικού κινδύνου, με αποτέλεσμα ο δείκτης απόδοσης ενσώματων ιδίων
κεφαλαίων σε επίπεδο οργανικών κερδών μετά φόρων να διαμορφωθεί σε 17,5% το
Εννεάμηνο 2024 (χωρίς να αναπροσαρμόζουμε για το υπερβάλλον κεφάλαιο).
Η ισχυρή κερδοφορία ενίσχυσε περαιτέρω τα κεφαλαιακά μας αποθέματα, παρέχοντάς μας
σημαντική στρατηγική ευελιξία, συμπεριλαμβανομένων των υψηλότερων διανομών προς τους
μετόχους μας. Έχοντας επιστρέψει στη διανομή μερισμάτων, καταβάλλοντας το 30% των
καθαρών κερδών του 2023, φιλοδοξούμε να διανείμουμε περίπου το 50% των καθαρών
κερδών του 2024 και να αυξήσουμε περαιτέρω τις διανομές τα επόμενα χρόνια, με σημαντικά
προγράμματα επαναγοράς μετοχών που θα δρουν συμπληρωματικά ως προς τη διανομή
μερισμάτων».
Ο κ.  Θοδωρής Τζούρος, επικεφαλής της μονάδας Corporate & Investment Banking της
Πειραιώς, τόνισε: «Το 2024 ήταν μια πολύ ισχυρή χρονιά για την πιστωτική επέκταση στο
εταιρικό χαρτοφυλάκιο της Πειραιώς, η οποία εκτιμάται ότι θα ξεπεράσει τα €2,5 δισ., αύξηση
10% αντανακλώντας τις δυνατότητές μας, αλλά κυρίως τη δέσμευσή μας για χρηματοδότηση
της ελληνικής οικονομίας. Ο ελληνικός τραπεζικός κλάδος έχει στηρίξει ενεργά τις ελληνικές
επιχειρήσεις αυξάνοντας την έκθεσή του κατά 15 δισ. ευρώ τα τελευταία 2,5 χρόνια, δηλαδή
αύξηση 25% – σε μια εποχή που οι ξένες τράπεζες, παρά την επενδυτική βαθμίδα της χώρας,
ήταν απρόθυμες να διαδραματίσουν ενεργό ρόλο».
Εστιάζοντας στον κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων, ο κ. Τζούρος παρατήρησε ότι
«σύμφωνα με τα στοιχεία της Τράπεζας της Ελλάδος, από τα 68 δισ. ευρώ εταιρικά δάνεια τον
Σεπτέμβριο του 2024, τα 37,5 δισ. ευρώ αφορούν τον κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων,
που αντιστοιχούν στο 55% των συνολικών ανοιγμάτων.
Η Πειραιώς κατέχει πολύ ισχυρή θέση στον κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων με τα
υπόλοιπά της να αγγίζουν σήμερα τα 6 δισ. ευρώ». Ανέφερε ότι «αυτός είναι ένας τομέας που
χρειάζεται περιφερειακή προσέγγιση και για αυτό το λόγο η Πειραιώς έχει αναπτύξει ένα δίκτυο
επιχειρηματικών κέντρων σε όλη την Ελλάδα με περισσότερους από 100
relationshipmanagers, που έχουν καθημερινή επικοινωνία με τους πελάτες τους. Αλλά αυτός
είναι επίσης ένας τομέας που χρειάζεται επίσης μια συστηματική και αυτοματοποιημένη
προσέγγιση λόγω του μεγάλου αριθμού πελατών στην περίμετρό του. Σε αυτή τη βάση, η
Πειραιώς εργάζεται για την ανάπτυξη εργαλείων τεχνητής νοημοσύνης για τον εντοπισμό του
bestproducttobuy για κάθε πελάτη με βάση την οικονομική κατάσταση, τον κλάδο και το
ιστορικό συναλλαγών». Ο κ. Τζούρος κατέληξε ότι «οι περισσότερες εταιρείες στο χώρο των
μικρομεσαίων επιχειρήσεων έχουν επιδείξει πολύ ισχυρές οικονομικές επιδόσεις τα τελευταία
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δύο χρόνια, με ένα μέρος της επιτυχίας τους να αποδίδεται και στις ελληνικές τράπεζες που
στήριξαν έμπρακτα τα αναπτυξιακά τους σχέδια».
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26th Annual Capital Link Invest: Τι είπαν για την Ελλάδα τραπεζίτες, επενδυτές και
κυβερνητικά στελέχη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα πραγματοποιείται κάθε χρόνο
Στο πλαίσιο του πάνελ συζήτησης με τίτλο «GREEK BANKING SECTOR – GROWTH &
DEVELOPMENT OUTLOOK» που περιλαμβανόταν στην ατζέντα του Συνεδρίου «26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum Series»με τίτλο «Greece – Speeding Ahead Post
Investment Upgrade», που πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία και  εξαιρετική συμμετοχή,
την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, στην Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το «New York Stock
Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες &
Οργανισμούς, διακεκριμένα στελέχη του τραπεζικού γίγνεσθαι ανέλυσαν τον τραπεζικό
μετασχηματισμό της χώρας μας.
Συγκεκριμένα, συντονιστής ήταν ο κ. Γιώργος Παπαδημητρίου, Managing Partner – EY in
Greece Partner, Accounts & Market Leader – Central, Eastern and Southeastern Europe &
Central Asia και ομιλητές:
Ο κ. Γιώργος Παπαδημητρίου, στην εισαγωγική του ομιλία, υπογράμμισε ότι ο τραπεζικός
τομέας βρίσκεται σε σημαντικό μετασχηματισμό, λόγω πολυάριθμων παραγόντων,
συμπεριλαμβανομένων των κανονιστικών αλλαγών, των τεχνολογικών εξελίξεων και των
μεταβαλλόμενων προσδοκιών των πελατών. Σε αυτό το δυναμικό περιβάλλον, οι ελληνικές
τράπεζες έχουν επιδείξει αξιοσημείωτη ανθεκτικότητα και προσαρμοστικότητα. Όλες οι
ελληνικές τράπεζες ανέφεραν ισχυρά αποτελέσματα για τους πρώτους εννέα μήνες του 2024,
παρά το περιβάλλον μειωμένων επιτοκίων. Αυτές οι επιδόσεις, τόνισε, είναι απόδειξη της
στρατηγικής τους ευελιξίας και των ανθεκτικών λειτουργικών πλαισίων τους.
Ο κ.  Λάζαρος A. Παπαγαρυφάλλου, τόνισε: «Η Alpha Bank έχει θωρακιστεί έναντι των
επερχόμενων μειώσεων επιτοκίων της ΕΚΤ, χάρη στην ανθεκτικότητα του ισολογισμού της και
στη συνεπή υλοποίηση του στρατηγικού της πλάνου» και συνέχισε «με την επιταχυνόμενη
δυναμική στα έσοδα από προμήθειες και την υποστήριξη της στρατηγικής συνεργασίας μας με
την UniCredit, είμαστε σε θέση να δημιουργήσουμε ακόμη μεγαλύτερη αξία για τους μετόχους
μας. Ως η Τράπεζα επιλογής για το affluent segment στην Ελλάδα, η Alpha Bank είναι ιδανικά
τοποθετημένη ώστε να επωφεληθεί από τις αναπτυξιακές τάσεις που διαμορφώνονται, όπως η
αύξηση των διαθέσιμων εισοδημάτων, η ενίσχυση του οικονομικού εγγραμματισμού και η
σταδιακή μείωση της εξάρτησης από το δημόσιο ασφαλιστικό σύστημα.
Με τη σειρά του, ο κ.  Χρήστος Χριστοδούλου, τόνισε στην παρέμβασή του: «Η ισχυρή
παρουσία της Eurobank στο εγχώριο επιχειρηματικό γίγνεσθαι με τη χρηματοδότηση
σημαντικών επενδυτικών έργων για τη χώρα και την οικονομία, καθώς και το διεθνές
αποτύπωμα του Ομίλου μέσω των θυγατρικών του, απ’ όπου προέρχεται και το 43,5% της
κερδοφορίας του, αποτελούν για την Τράπεζα κινητήριο μοχλό στον εντοπισμό νέων ευκαιριών
οργανικής άλλα και μη οργανικής ανάπτυξης».
 Στη συνέχεια το λόγο πήρε ο Χρήστος Χριστοδούλου, ο οποίος υπογράμμισε: «Η οικονομική
δραστηριότητα στην Ελλάδα παραμένει σε τροχιά ανάπτυξης, αποτυπώνοντας την επιτάχυνση
των επενδύσεων πάγιου κεφαλαίου, σε συνδυασμό με τη συνεχή βελτίωση των συνθηκών
στην αγορά εργασίας, καθώς και της χρηματοοικονομικής κατάστασης των νοικοκυριών. Οι
χρηματοπιστωτικές αγορές και οι οίκοι αξιολόγησης αναγνωρίζουν την πρόοδο που έχει
συντελεστεί όσον αφορά την μακροοικονομική ευρωστία της χώρας, τη υψηλή δημοσιονομική
αξιοπιστία και τη συνέπεια της εφαρμοζόμενης πολιτικής, οδηγώντας σε περαιτέρω μείωση
των ασφαλίστρων κινδύνου της οικονομίας, παρά τις προκλήσεις που απορρέουν από το
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εξωτερικό περιβάλλον».
Ο κ.  Θεόδωρος Τζούρος, τόνισε: «Το 2024 ήταν μια πολύ ισχυρή χρονιά για την πιστωτική
επέκταση στο εταιρικό χαρτοφυλάκιο της Πειραιώς, η οποία εκτιμάται ότι θα ξεπεράσει τα 2,5
δισ. ευρώ, αύξηση 10% αντανακλώντας τις δυνατότητές μας, αλλά κυρίως τη δέσμευσή μας για
χρηματοδότηση της ελληνικής οικονομίας. Ο ελληνικός τραπεζικός κλάδος έχει στηρίξει ενεργά
τις ελληνικές επιχειρήσεις αυξάνοντας την έκθεσή του κατά 15 δισ. ευρώ τα τελευταία 2,5
χρόνια, δηλαδή αύξηση 25% – σε μια εποχή που οι ξένες τράπεζες, παρά την επενδυτική
βαθμίδα της χώρας, ήταν απρόθυμες να διαδραματίσουν ενεργό ρόλο».
 
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
Σύνταξη: [email protected] 
Διαφημίσεις: [email protected]
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Τι είπαν οι Έλληνες τραπεζίτες στο Capital Link Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Όλες οι ελληνικές τράπεζες ανέφεραν ισχυρά αποτελέσματα για τους πρώτους εννέα μήνες του
2024, παρά το περιβάλλον μειωμένων επιτοκίων
Εξαιρετικά ενδιαφέρουσες οι ομιλίες που πραγματοποιήθηκαν στο πλαίσιο της συζήτησης με
τίτλο «GREEK BANKING SECTOR - GROWTH & DEVELOPMENT OUTLOOK» που
περιλαμβανόταν στην ατζέντα του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
Series.
Η συζήτηση πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία και συμμετοχή, την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου
στην Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το «Athens Exchange
Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς.
To θέμα «GREEK BANKING SECTOR - GROWTH & DEVELOPMENT OUTLOOK», κάλυψαν
με ομιλίες τους οι κάτωθι ομιλητές:
Συντονιστής: κ. Georgios Papadimitriou, Managing Partner - EY in Greece; Partner, Accounts
& Market Leader - Central, Eastern and Southeastern Europe & Central Asia
Ομιλητές:
•κ.  Lazaros A. Papagaryfallou, Deputy CEO - Alpha Bank Group
•κ.  Konstantinos Vassiliou, Deputy Chief Executive Officer, Head of Corporate & Investment
Banking, Executive Member of the BoD - Eurobank S.A.
•κ.  Christos Christodoulou, General Manager, Group Chief Financial Officer – National Bank of
Greece
•κ.  Theodore Tzouros, Executive General Manager- Chief of Corporate & Investment Banking
– Piraeus Group
Ο κ. Georgios Papadimitriou, Managing Partner - EY in Greece; Partner, Accounts & Market
Leader - Central, Eastern and Southeastern Europe & Central Asia, στην εισαγωγική του
ομιλία, υπογράμμισε ότι ο τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε σημαντικό μετασχηματισμό, λόγω
πολυάριθμων παραγόντων, συμπεριλαμβανομένων των κανονιστικών αλλαγών, των
τεχνολογικών εξελίξεων και των μεταβαλλόμενων προσδοκιών των πελατών. Σε αυτό το
δυναμικό περιβάλλον, οι ελληνικές τράπεζες έχουν επιδείξει αξιοσημείωτη ανθεκτικότητα και
προσαρμοστικότητα.
Όλες οι ελληνικές τράπεζες ανέφεραν ισχυρά αποτελέσματα για τους πρώτους εννέα μήνες του
2024, παρά το περιβάλλον μειωμένων επιτοκίων. Αυτές οι επιδόσεις, τόνισε, είναι απόδειξη της
στρατηγικής τους ευελιξίας και των ανθεκτικών λειτουργικών πλαισίων τους. Ωστόσο, ο κ.
Παπαδημητρίου σημείωσε, επίσης, ότι το περιβάλλον μείωσης των επιτοκίων θα επηρεάσει το
Καθαρό Έσοδο από Τόκους στο μέλλον και ότι οι ελληνικές τράπεζες έχουν λάβει ή λαμβάνουν
μέτρα για την επέκταση των δραστηριοτήτων τους, είτε οργανικά είτε μη οργανικά, για να
ανταποκριθούν σε αυτή την πρόκληση.
Ο κ.  Lazaros A. Papagaryfallou, Deputy CEO - Alpha Bank Group, τόνισε: «Η Alpha Bank έχει
θωρακιστεί έναντι των επερχόμενων μειώσεων επιτοκίων της ΕΚΤ, χάρη στην ανθεκτικότητα
του ισολογισμού της και στη συνεπή υλοποίηση του στρατηγικού της πλάνου», δήλωσε ο
Deputy CEO της Τράπεζας, κ. Λάζαρος Παπαγαρυφάλλου, στο πλαίσιο του συνεδρίου Capital
Link Forum. «Με την επιταχυνόμενη δυναμική στα έσοδα από προμήθειες και την υποστήριξη
της στρατηγικής συνεργασίας μας με την UniCredit, είμαστε σε θέση να δημιουργήσουμε ακόμη
μεγαλύτερη αξία για τους μετόχους μας. Ως η Τράπεζα επιλογής για το affluent segment στην
Ελλάδα, η Alpha Bank είναι ιδανικά τοποθετημένη ώστε να επωφεληθεί από τις αναπτυξιακές
τάσεις που διαμορφώνονται, όπως η αύξηση των διαθέσιμων εισοδημάτων, η ενίσχυση του
οικονομικού εγγραμματισμού και η σταδιακή μείωση της εξάρτησης από το δημόσιο
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ασφαλιστικό σύστημα.
Η συνεργασία μας με την UniCredit δημιουργεί όχι μόνο νέες ευκαιρίες ενίσχυσης των
υπηρεσιών που μπορούμε να προσφέρουμε στους πελάτες μας σε τομείς όπως το wealth
management και οι τραπεζοασφαλιστικές υπηρεσίες, αλλά επιπλέον αποτελεί ένα επιτυχημένο
παράδειγμα του πώς οι διασυνοριακές συμπράξεις μπορούν να προωθήσουν την καινοτομία
στον τραπεζικό κλάδο, προς όφελος των επιχειρήσεων πελατών μας που αναπτύσσονται στην
Ευρώπη», πρόσθεσε ο κ. Παπαγαρυφάλλου.
Ο κ.  Konstantinos Vassiliou, Deputy Chief Executive Officer, Head of Corporate & Investment
Banking, Executive Member of the BoD - Eurobank S.A., τόνισε: “Η ισχυρή παρουσία της
Eurobank στο εγχώριο επιχειρηματικό γίγνεσθαι με τη χρηματοδότηση σημαντικών
επενδυτικών έργων για τη χώρα και την οικονομία, καθώς και το διεθνές αποτύπωμα του
Ομίλου μέσω των θυγατρικών του, απ’ όπου προέρχεται και το 43,5% της κερδοφορίας του,
αποτελούν για την Τράπεζα κινητήριο μοχλό στον εντοπισμό νέων ευκαιριών οργανικής άλλα
και μη οργανικής ανάπτυξης.
Η πρόσφατη εξαγορά της Ελληνικής Τράπεζας Κύπρου, αναδεικνύει το εξωστρεφές και
αναπτυξιακό επιχειρηματικό μοντέλο της Τράπεζας, ενώ υπάρχουν όλα τα εχέγγυα από άποψη
ρευστότητας, κεφαλαίων και τεχνογνωσίας για να εξετάσουμε την παρουσία μας σε νέες
αγορές που παρουσιάζουν δυναμική προοπτική.
Έχοντας ήδη αναπτύξει σημαντική εμπειρία στη δόμηση και υλοποίηση σύνθετων συναλλαγών
καθώς και σταθερούς δεσμούς με διεθνείς ομίλους και επενδυτικά σχήματα, διευρύνουμε την
χρηματοδότηση επενδύσεων στις χώρες της Ευρώπης και παράλληλα ανοίγουμε νέες οδούς
συνεργασίας με άλλες αγορές. Εξετάζουμε νέα παράθυρα ευκαιρίας σε περιοχές όπως η Ινδία
και τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, με σκοπό την διευκόλυνση των εμπορικών και επενδυτικών
διαδρόμων μεταξύ Ανατολής και Ευρώπης καθώς και την υποστήριξη  της προσπάθειας των
πελατών μας στις περιοχές αυτές, θέτοντας τις βάσεις για την περαιτέρω εξέλιξη και
ισχυροποίηση του Ομίλου διεθνώς.”
Ο κ.  Christos Christodoulou, General Manager, Group Chief Financial Officer – National Bank
of Greece, τόνισε: “Η οικονομική δραστηριότητα στην Ελλάδα παραμένει σε τροχιά ανάπτυξης,
αποτυπώνοντας την επιτάχυνση των επενδύσεων πάγιου κεφαλαίου, σε συνδυασμό με τη
συνεχή βελτίωση των συνθηκών στην αγορά εργασίας, καθώς και της χρηματοοικονομικής
κατάστασης των νοικοκυριών.
Οι χρηματοπιστωτικές αγορές και οι οίκοι αξιολόγησης αναγνωρίζουν την πρόοδο που έχει
συντελεστεί όσον αφορά την μακροοικονομική ευρωστία της χώρας, τη υψηλή δημοσιονομική
αξιοπιστία και τη συνέπεια της εφαρμοζόμενης πολιτικής, οδηγώντας σε περαιτέρω μείωση
των ασφαλίστρων κινδύνου της οικονομίας, παρά τις προκλήσεις που απορρέουν από το
εξωτερικό περιβάλλον.
Σε αυτή την ευνοϊκή μακροοικονομική συγκυρία, συνεχίσαμε να σημειώνουμε υψηλές επιδόσεις
σε όλους τους τομείς δραστηριοτήτων μας, αντλώντας οφέλη από τον επιτυχημένο ψηφιακό και
λειτουργικό μας μετασχηματισμό, καθώς και τον εύρωστο και υψηλής ρευστότητας Ισολογισμό
μας. Το 2024, συνεχίσαμε να καταγράφουμε ισχυρά οικονομικά αποτελέσματα, τιμώντας τη
δέσμευσή μας για στρατηγική ανάπτυξη, λειτουργική αριστεία και δημιουργία προστιθέμενης
αξία στους μετόχους μας. Η αξιοσημείωτη ανθεκτικότητα των καθαρών εσόδων από τόκους
έναντι των μειούμενων επιτοκίων, καθώς και η ισχυρή αύξηση των εσόδων από προμήθειες,
συνδυάστηκαν με τη συνετή διαχείριση των λειτουργικών μας δαπανών και την ομαλοποίηση
του κόστους πιστωτικού κινδύνου, με αποτέλεσμα ο δείκτης απόδοσης ενσώματων ιδίων
κεφαλαίων σε επίπεδο οργανικών κερδών μετά φόρων να διαμορφωθεί σε 17,5% το
Εννεάμηνο 2024 (χωρίς να αναπροσαρμόζουμε για το υπερβάλλον κεφάλαιο). Η ισχυρή

https://www.worldenergynews.gr/epikairothta/articles/562628/ti-eipan-oi-ellines-trapezites-sto-capital-link-forum


https://www.worldenergynews.gr/

 Publication date: 13/12/2024 13:33

 Similar Stats ranking (Greece): 4748

 link

κερδοφορία ενίσχυσε περαιτέρω τα κεφαλαιακά μας αποθέματα, παρέχοντάς μας σημαντική
στρατηγική ευελιξία, συμπεριλαμβανομένων των υψηλότερων διανομών προς τους μετόχους
μας.
Έχοντας επιστρέψει στη διανομή μερισμάτων, καταβάλλοντας το 30% των καθαρών κερδών
του 2023, φιλοδοξούμε να διανείμουμε περίπου το 50% των καθαρών κερδών του 2024 και να
αυξήσουμε περαιτέρω τις διανομές τα επόμενα χρόνια, με σημαντικά προγράμματα
επαναγοράς μετοχών που θα δρουν συμπληρωματικά ως προς τη διανομή μερισμάτων.”
Ο κ.  Theodore Tzouros, Executive General Manager- Chief of Corporate & Investment
Banking – Piraeus Group, τόνισε: «Το 2024 ήταν μια πολύ ισχυρή χρονιά για την πιστωτική
επέκταση στο εταιρικό χαρτοφυλάκιο της Πειραιώς, η οποία εκτιμάται ότι θα ξεπεράσει τα €2,5
δισ., αύξηση 10% αντανακλώντας τις δυνατότητές μας, αλλά κυρίως τη δέσμευσή μας για
χρηματοδότηση της ελληνικής οικονομίας.
Ο ελληνικός τραπεζικός κλάδος έχει στηρίξει ενεργά τις ελληνικές επιχειρήσεις αυξάνοντας την
έκθεσή του κατά 15 δισ. ευρώ τα τελευταία 2,5 χρόνια, δηλαδή αύξηση 25% – σε μια εποχή
που οι ξένες τράπεζες, παρά την επενδυτική βαθμίδα της χώρας, ήταν απρόθυμες να
διαδραματίσουν ενεργό ρόλο».
Εστιάζοντας στον κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων, ο κ. Τζούρος παρατήρησε ότι
«σύμφωνα με τα στοιχεία της Τράπεζας της Ελλάδος, από τα 68 δισ. ευρώ εταιρικά δάνεια τον
Σεπτέμβριο του 2024, τα 37,5 δισ. ευρώ αφορούν τον κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων,
που αντιστοιχούν στο 55% των συνολικών ανοιγμάτων. Η Πειραιώς κατέχει πολύ ισχυρή θέση
στον κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων με τα υπόλοιπά της να αγγίζουν σήμερα τα 6 δισ.
ευρώ».
Ανέφερε ότι «αυτός είναι ένας τομέας που χρειάζεται περιφερειακή προσέγγιση και για αυτό το
λόγο η Πειραιώς έχει αναπτύξει ένα δίκτυο επιχειρηματικών κέντρων σε όλη την Ελλάδα με
περισσότερους από 100 relationship managers, που έχουν καθημερινή επικοινωνία με τους
πελάτες τους. Αλλά αυτός είναι επίσης ένας τομέας που χρειάζεται επίσης μια συστηματική και
αυτοματοποιημένη προσέγγιση λόγω του μεγάλου αριθμού πελατών στην περίμετρό του. Σε
αυτή τη βάση, η Πειραιώς εργάζεται για την ανάπτυξη εργαλείων τεχνητής νοημοσύνης για τον
εντοπισμό του best product to buy για κάθε πελάτη με βάση την οικονομική κατάσταση, τον
κλάδο και το ιστορικό συναλλαγών». Ο κ. Τζούρος κατέληξε ότι «οι περισσότερες εταιρείες στο
χώρο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων έχουν επιδείξει πολύ ισχυρές οικονομικές επιδόσεις τα
τελευταία δύο χρόνια, με ένα μέρος της επιτυχίας τους να αποδίδεται και στις ελληνικές
τράπεζες που στήριξαν έμπρακτα τα αναπτυξιακά τους σχέδια».
www.worldenergynews.gr
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Ελληνικές τράπεζες: Τι είπαν τα στελέχη τους στη Ν.Υόρκη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι προοπτικές του κλάδου που παρουσίασαν σε ξένους επενδυτές στο επενδυτικό συνέδριο
της Capital Link Τάσος Μαντικίδης
Ο τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε σημαντικό μετασχηματισμό, λόγω πολυάριθμων
παραγόντων, συμπεριλαμβανομένων των κανονιστικών αλλαγών, των τεχνολογικών εξελίξεων
και των μεταβαλλόμενων προσδοκιών των πελατών.
Όλες οι ελληνικές τράπεζες ανέφεραν ισχυρά αποτελέσματα για τους πρώτους εννέα μήνες του
2024, παρά το περιβάλλον μειωμένων επιτοκίων. Αυτές οι επιδόσεις, είναι απόδειξη της
στρατηγικής τους ευελιξίας και των ανθεκτικών λειτουργικών πλαισίων τους, ανέφερε ο
Γιώργος Παπαδημητρίου της EY, προλογίζοντας τα στελέχη των ελληνικών τραπεζών, στο
πλαίσιο του συνεδρίου της Capital Link   στη Νέα Υόρκη.
JP Morgan: Ανεβάζει τον πήχη των ελληνικών τραπεζών
Η Alpha Bank και η στρατηγική συνεργασία με την UniCredit
Ο κ.  Λάζαρος Παπαγαρυφάλλου, Deputy CEO της Alpha Bank τόνισε πως η τράπεζα έχει
θωρακιστεί έναντι των επερχόμενων μειώσεων επιτοκίων της ΕΚΤ, χάρη στην ανθεκτικότητα
του ισολογισμού της και στη συνεπή υλοποίηση του στρατηγικού της πλάνου. «Με την
επιταχυνόμενη δυναμική στα έσοδα από προμήθειες και την υποστήριξη της στρατηγικής
συνεργασίας με την UniCredit, είμαστε σε θέση να δημιουργήσουμε ακόμη μεγαλύτερη αξία για
τους μετόχους μας» ανέφερε.
Ως η Τράπεζα επιλογής για το affluent segment στην Ελλάδα, η Alpha Bank είναι ιδανικά
τοποθετημένη ώστε να επωφεληθεί από τις αναπτυξιακές τάσεις που διαμορφώνονται, όπως η
αύξηση των διαθέσιμων εισοδημάτων, η ενίσχυση του οικονομικού εγγραμματισμού και η
σταδιακή μείωση της εξάρτησης από το δημόσιο ασφαλιστικό σύστημα. Η συνεργασία μας με
την UniCredit δημιουργεί όχι μόνο νέες ευκαιρίες ενίσχυσης των υπηρεσιών που μπορούμε να
προσφέρουμε στους πελάτες μας σε τομείς όπως το wealth management και οι
τραπεζοασφαλιστικές υπηρεσίες, αλλά επιπλέον αποτελεί ένα επιτυχημένο παράδειγμα του
πώς οι διασυνοριακές συμπράξεις μπορούν να προωθήσουν την καινοτομία στον τραπεζικό
κλάδο, προς όφελος των επιχειρήσεων πελατών μας που αναπτύσσονται στην Ευρώπη»,
πρόσθεσε ο ίδιος.
Νέα παράθυρα ευκαιρίας για την Eurobank
Ο κ.  Κώστας Βασιλείου, Deputy Chief Executive Officer, Head of Corporate & Investment
Banking, Executive Member of the BoD της Eurobank S.A., τόνισε: «Η ισχυρή παρουσία της
Eurobank στο εγχώριο επιχειρηματικό γίγνεσθαι με τη χρηματοδότηση σημαντικών
επενδυτικών έργων για τη χώρα και την οικονομία, καθώς και το διεθνές αποτύπωμα του
Ομίλου μέσω των θυγατρικών του, απ’ όπου προέρχεται και το 43,5% της κερδοφορίας του,
αποτελούν για την Τράπεζα κινητήριο μοχλό στον εντοπισμό νέων ευκαιριών οργανικής άλλα
και μη οργανικής ανάπτυξης. Η πρόσφατη εξαγορά της Ελληνικής Τράπεζας Κύπρου,
αναδεικνύει το εξωστρεφές και αναπτυξιακό επιχειρηματικό μοντέλο της Τράπεζας, ενώ
υπάρχουν όλα τα εχέγγυα από άποψη ρευστότητας, κεφαλαίων και τεχνογνωσίας για να
εξετάσουμε την παρουσία μας σε νέες αγορές που παρουσιάζουν δυναμική προοπτική.
Έχοντας ήδη αναπτύξει σημαντική εμπειρία στη δόμηση και υλοποίηση σύνθετων συναλλαγών
καθώς και σταθερούς δεσμούς με διεθνείς ομίλους και επενδυτικά σχήματα, διευρύνουμε την
χρηματοδότηση επενδύσεων στις χώρες της Ευρώπης και παράλληλα ανοίγουμε νέες οδούς
συνεργασίας με άλλες αγορές. Εξετάζουμε νέα παράθυρα ευκαιρίας σε περιοχές όπως η Ινδία
και τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, με σκοπό την διευκόλυνση των εμπορικών και επενδυτικών
διαδρόμων μεταξύ Ανατολής και Ευρώπης καθώς και την υποστήριξη  της προσπάθειας των
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πελατών μας στις περιοχές αυτές, θέτοντας τις βάσεις για την περαιτέρω εξέλιξη και
ισχυροποίηση του Ομίλου διεθνώς».
Ο τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε σημαντικό μετασχηματισμό, λόγω πολυάριθμων
παραγόντων, συμπεριλαμβανομένων των κανονιστικών αλλαγών, των τεχνολογικών εξελίξεων
και των μεταβαλλόμενων προσδοκιών των πελατών
Η εκτίμηση της Εθνικής Τράπεζας
Ο κ.  Χρήστος Χριστοδούλου, General Manager, Group Chief Financial Officer στην Εθνική
Τράπεζα, ανέφερε επίσης τα εξής: «Η οικονομική δραστηριότητα στην Ελλάδα παραμένει σε
τροχιά ανάπτυξης, αποτυπώνοντας την επιτάχυνση των επενδύσεων πάγιου κεφαλαίου, σε
συνδυασμό με τη συνεχή βελτίωση των συνθηκών στην αγορά εργασίας, καθώς και της
χρηματοοικονομικής κατάστασης των νοικοκυριών. Οι χρηματοπιστωτικές αγορές και οι οίκοι
αξιολόγησης αναγνωρίζουν την πρόοδο που έχει συντελεστεί όσον αφορά την
μακροοικονομική ευρωστία της χώρας, τη υψηλή δημοσιονομική αξιοπιστία και τη συνέπεια της
εφαρμοζόμενης πολιτικής, οδηγώντας σε περαιτέρω μείωση των ασφαλίστρων κινδύνου της
οικονομίας, παρά τις προκλήσεις που απορρέουν από το εξωτερικό περιβάλλον.
Σε αυτή την ευνοϊκή μακροοικονομική συγκυρία, συνεχίσαμε να σημειώνουμε υψηλές επιδόσεις
σε όλους τους τομείς δραστηριοτήτων μας, αντλώντας οφέλη από τον επιτυχημένο ψηφιακό και
λειτουργικό μας μετασχηματισμό, καθώς και τον εύρωστο και υψηλής ρευστότητας Ισολογισμό
μας. Το 2024, συνεχίσαμε να καταγράφουμε ισχυρά οικονομικά αποτελέσματα, τιμώντας τη
δέσμευσή μας για στρατηγική ανάπτυξη, λειτουργική αριστεία και δημιουργία προστιθέμενης
αξία στους μετόχους μας. Η αξιοσημείωτη ανθεκτικότητα των καθαρών εσόδων από τόκους
έναντι των μειούμενων επιτοκίων, καθώς και η ισχυρή αύξηση των εσόδων από προμήθειες,
συνδυάστηκαν με τη συνετή διαχείριση των λειτουργικών μας δαπανών και την ομαλοποίηση
του κόστους πιστωτικού κινδύνου, με αποτέλεσμα ο δείκτης απόδοσης ενσώματων ιδίων
κεφαλαίων σε επίπεδο οργανικών κερδών μετά φόρων να διαμορφωθεί σε 17,5% το
Εννεάμηνο 2024 (χωρίς να αναπροσαρμόζουμε για το υπερβάλλον κεφάλαιο). Η ισχυρή
κερδοφορία ενίσχυσε περαιτέρω τα κεφαλαιακά μας αποθέματα, παρέχοντάς μας σημαντική
στρατηγική ευελιξία, συμπεριλαμβανομένων των υψηλότερων διανομών προς τους μετόχους
μας. Έχοντας επιστρέψει στη διανομή μερισμάτων, καταβάλλοντας το 30% των καθαρών
κερδών του 2023, φιλοδοξούμε να διανείμουμε περίπου το 50% των καθαρών κερδών του
2024 και να αυξήσουμε περαιτέρω τις διανομές τα επόμενα χρόνια, με σημαντικά
προγράμματα επαναγοράς μετοχών που θα δρουν συμπληρωματικά ως προς τη διανομή
μερισμάτων».
Το αποτύπωμα της Πειραιώς
Τέλος  κ.  Θοδωρής Τζούρος, Executive General Manager- Chief of Corporate & Investment
Banking της Piraeus Group, τόνισε τα εξής: «Το 2024 ήταν μια πολύ ισχυρή χρονιά για την
πιστωτική επέκταση στο εταιρικό χαρτοφυλάκιο της Πειραιώς, η οποία εκτιμάται ότι θα
ξεπεράσει τα €2,5 δισ., αύξηση 10% αντανακλώντας τις δυνατότητές μας, αλλά κυρίως τη
δέσμευσή μας για χρηματοδότηση της ελληνικής οικονομίας. Ο ελληνικός τραπεζικός κλάδος
έχει στηρίξει ενεργά τις ελληνικές επιχειρήσεις αυξάνοντας την έκθεσή του κατά 15 δισ. ευρώ
τα τελευταία 2,5 χρόνια, δηλαδή αύξηση 25% – σε μια εποχή που οι ξένες τράπεζες, παρά την
επενδυτική βαθμίδα της χώρας, ήταν απρόθυμες να διαδραματίσουν ενεργό ρόλο».
Εστιάζοντας στον κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων, παρατήρησε ότι «σύμφωνα με τα
στοιχεία της Τράπεζας της Ελλάδος, από τα 68 δισ. ευρώ εταιρικά δάνεια τον Σεπτέμβριο του
2024, τα 37,5 δισ. ευρώ αφορούν τον κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων, που
αντιστοιχούν στο 55% των συνολικών ανοιγμάτων. Η Πειραιώς κατέχει πολύ ισχυρή θέση στον
κλάδο των μικρομεσαίων επιχειρήσεων με τα υπόλοιπά της να αγγίζουν σήμερα τα 6 δισ.
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ευρώ».
Ανέφερε ότι «αυτός είναι ένας τομέας που χρειάζεται περιφερειακή προσέγγιση και για αυτό το
λόγο η Πειραιώς έχει αναπτύξει ένα δίκτυο επιχειρηματικών κέντρων σε όλη την Ελλάδα με
περισσότερους από 100 relationship managers, που έχουν καθημερινή επικοινωνία με τους
πελάτες τους. Αλλά αυτός είναι επίσης ένας τομέας που χρειάζεται επίσης μια συστηματική και
αυτοματοποιημένη προσέγγιση λόγω του μεγάλου αριθμού πελατών στην περίμετρό του. Σε
αυτή τη βάση, η Πειραιώς εργάζεται για την ανάπτυξη εργαλείων τεχνητής νοημοσύνης για τον
εντοπισμό του best product to buy για κάθε πελάτη με βάση την οικονομική κατάσταση, τον
κλάδο και το ιστορικό συναλλαγών».
Ο κ. Τζούρος κατέληξε ότι «οι περισσότερες εταιρείες στο χώρο των μικρομεσαίων
επιχειρήσεων έχουν επιδείξει πολύ ισχυρές οικονομικές επιδόσεις τα τελευταία δύο χρόνια, με
ένα μέρος της επιτυχίας τους να αποδίδεται και στις ελληνικές τράπεζες που στήριξαν
έμπρακτα τα αναπτυξιακά τους σχέδια».
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Κοντοζαμάνης: Η Ελλάδα παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της Βιοτεχνολογίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, σύμφωνα με τον πρώην αναπληρωτή υπουργό Υγείας, Βασίλη Κοντοζαμάνη,
ο οποίος μετείχε σε οικονομικό φόρουμ στη Ν. Υόρκη, όπου αναφέρθηκε στις αλλαγές, που
ήδη έχουν προωθηθεί, για την ενδυνάμωση του ΕΣΥ ώστε να αποτελέσει πεδίο καινοτομίας.
Ο κ. Κοντοζαμάνης –στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, στη Νέα Υόρκη,το
οποίο συνδιοργανώθηκε με την #EndeavorGreece– συμμετείχε στο πάνελ “Greece as a hub
for world class projects”. Στην τοποθέτησή του,διέβλεψε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της
Υγείας θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
Επίσης, ο πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας κατά την ομιλία του, με τίτλο: “GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE”, επεσήμανε ότι η Βιοτεχνολογία, η
παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές και οι
βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες
αναπτυξιακές δυνατότητες, στη χώρα. Συγκεκριμένα, ο κ. Κοντοζαμάνης υπογράμμισε στο
λόγο του ότι η Ελληνική Κυβέρνηση έχει ήδη νομοθετήσει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την
ενίσχυση του τομέα της Υγείας, που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο
καινοτομίας.
Ανέφερε, επίσης, ο κ. Κοντοζαμάνης την ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
Σύστημα Υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Απευθυνόμενος στους συνομιλητές και το κοινό, ο κ. Κοντοζαμάνης διαβεβαίωσε ότι η χώρα
μας έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
Βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες
ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Τέλος, ο κ. Κοντοζαμάνης τόνισε την αφοσίωση της Ελληνικής Κυβέρνησης, στη δημιουργία
ισχυρού, αποτελεσματικού και ανθεκτικού συστήματος υγείας που θα καλύπτει όλες τις
ανάγκες των πολιτών. Όπως σημείωσε ο ίδιος η αποδοτικότητα και η αποτελεσματικότητα του
θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης. Μάλιστα, οι διαρθρωτικές αλλαγές
και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, σύμφωνα με τον κ. Κοντοζαμάνη,
καλλιεργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να
έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα. 
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Λάζαρος Παπαγαρυφάλλου: Η Alpha Bank έχει θωρακιστεί έναντι των επερχόμενων
μειώσεων επιτοκίων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Alpha Bank έχει θωρακιστεί έναντι των επερχόμενων μειώσεων επιτοκίων της ΕΚΤ, χάρη
στην ανθεκτικότητα του ισολογισμού της και στη συνεπή υλοποίηση του στρατηγικού της
πλάνου», δήλωσε ο Deputy CEO της Τράπεζας, κ. Λάζαρος Παπαγαρυφάλλου, στο πλαίσιο
του συνεδρίου Capital Link Forum.
«Με την επιταχυνόμενη δυναμική στα έσοδα από προμήθειες και την υποστήριξη της
στρατηγικής συνεργασίας μας με την UniCredit, είμαστε σε θέση να δημιουργήσουμε ακόμη
μεγαλύτερη αξία για τους μετόχους μας.
Ως η Τράπεζα επιλογής για το affluent segment στην Ελλάδα, η Alpha Bank είναι ιδανικά
τοποθετημένη ώστε να επωφεληθεί από τις αναπτυξιακές τάσεις που διαμορφώνονται, όπως η
αύξηση των διαθέσιμων εισοδημάτων, η ενίσχυση του οικονομικού εγγραμματισμού και η
σταδιακή μείωση της εξάρτησης από το δημόσιο ασφαλιστικό σύστημα.
Η συνεργασία μας με την UniCredit δημιουργεί όχι μόνο νέες ευκαιρίες ενίσχυσης των
υπηρεσιών που μπορούμε να προσφέρουμε στους πελάτες μας σε τομείς όπως το wealth
management και οι τραπεζοασφαλιστικές υπηρεσίες, αλλά επιπλέον αποτελεί ένα επιτυχημένο
παράδειγμα του πώς οι διασυνοριακές συμπράξεις μπορούν να προωθήσουν την καινοτομία
στον τραπεζικό κλάδο, προς όφελος των επιχειρήσεων πελατών μας που αναπτύσσονται στην
Ευρώπη», πρόσθεσε ο κ. Παπαγαρυφάλλου.
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Νίκος Τσάκος και Χρήστος Σταικούρας χτύπησαν το «Closing Bell» στο Χρηματιστήριο
της Wall Street στη Νέα Υόρκη!
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από τα Καραδάμυλα της Χίου, στην εμβληματική Wall Street της Νέας Υόρκης, ο εφοπλιστής
Νίκος Τσάκος χτύπησε  το καμπανάκι του κλεισίματος του μεγαλύτερου χρηματιστηρίου στον
κόσμο μαζί με τον Υπουργό Χρήστο  Σταϊκούρα!  
Στο πλαίσιο της ειδικής εκδήλωσης που διοργανώθηκε από την Capital Link του 26th Annual
Capital List Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece – Speeding Ahead Post Investment
Upgrade», συμπληρώνονται 20 έτη που τιμάται η Ελλάδα από το  χρηματιστήριο της Νέας
Υόρκης και μάλιστα η Ελλάδα είναι η μοναδική χώρα που τιμάται επί τόσα έτη στο
Χρηματιστήριο αυτό! 
Το γεγονός αυτό αποδεικνυει την στενή σχέση με την Ελλάδα, τους Έλληνες Επιχειρηματίες,
την Ελληνική ναυτιλιακή κοινότητα και την Ομογένεια.
Ο Χιώτης εφοπλιστής Νίκος Τσάκος με τον γιό του Παναγιώτη Τσάκο.
Το NYSE -New York Stock Exchange, σε συνεργασία με την Capital Link και με την σημαντική
συμβολή του προέδρου της Capital Link, κ. Νίκου Μπορνόζη, και της διευθύνουσας
συμβούλου, κας Όλγας Μπορνόζη, διοργάνωσαν την ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK
AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και
τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των ελληνοαμερικανικών
και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι ελληνοαμερικανικές και ελληνικών
συμφερόντων εταιρείες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell» (καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών).
Ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO της TEN Ltd., έχει εδώ και χρόνια την
καλύτερη  αλληλεπίδραση με το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης και  άρα ήταν  ο
πιο κατάλληλος άνθρωπος για να χτυπήσει το καμπανάκι του κλεισίματος του Χρηματιστηρίου, 
μια που η εταιρεία του είναι η πρώτη και μακροβιότερη Ελληνική εταιρεία  εισηγμένη στο
Αμερικανικό χρηματιστήριο,(εισηγμένη από το 2002 ), γεγονός που μνημόνευσε άλλωστε και ο
εφοπλιστής κατά την ολιγόλεπτη ομιλία του.
Ο Νίκος Τσάκος χτύπησε  το καμπανάκι του κλεισίματος μαζί με τον Χρήστο Σταϊκούρα,
υπουργό Υποδομών & Μεταφορών.
Οι 2 άνδρες  ήταν πλαισιωμένοι από την κα Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, τον κ.
Παναγιώτη Τσάκο -Tsakos Energy Navigation, τους εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης,
κα Αικατερίνη Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, κα Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργό
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, καθώς και εκπροσώπους των ακόλουθων εισηγμένων στο
NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis, Vice President Ameresco Inc., κα. Anamaria
Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc., κ. Ted Xenohristos, Co- Founder & Chief Concept
Officer of CAVA Group, Inc., κ. Peter Hadjipateras, Chief Information, Security And
Sustainability Officer- Dorian LPG, κ. Ted Petrone, Vice Chairman of NAVIOS MARITIME
PARTNERS L.P. ), καθώς επίσης, την κα. Όλγα Μπορνόζη, διευθύνουσα σύμβουλο της
Capital Link, και τον κ. Νίκο Μπορνόζη, πρόεδρο της Capital Link.
Ο  προέδρος της Capital Link, κ. Νίκος Μπορνόζης και η διευθύνουσα σύμβουλος, κα Όλγα
Μπορνόζη.
 
Πριν την τελετή του Closing Bell πραγματοποιήθηκε ειδική εκδήλωση προς τιμήν της Ημέρας
της Ελλάδας στο NYSE, κατά την οποία η κα Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE
καλωσόρισε  την Ελληνική Αντιπροσωπεία και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες. Ακολούθησε
ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων για τη συμπλήρωση 20 χρόνων που τιμάται η Ελλάδα με το
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«GREEK AMERICAN ISSUER DAY.
Δεν είναι  η πρώτη φορά που ο Χιώτης εφοπλιστής διακρίνεται ο ίδιος, ούτε είναι η πρώτη
φορά  που τιμά την Ελλάδα μας και την προβάλλει με χρυσά γράμματα!
Πριν 1 χρόνο ο Νίκος Τσάκος είχε τιμηθεί με τοβραβείο που κάποτε είχε απονεμηθεί και στον
Άντονυ Κουήν, ως «άνθρωπος της χρονιάς», στο πολυτελές Rainbow Room του Rochefeller
Center. 
Ο αυτοδημιούργητος εφοπλιστής που δεν επαναπαύτηκε στις δάφνες του πατέρα του, του
καπετάν Παναγιώτη, αλλά χάραξε την δική του αυτόνομη και αλματώδη πορεία, σφραγίζοντας
την με χρυσές επιτυχίες που φέρουν το όνομά του, αρχικά σπούδασε  Οικονομικά και Πολιτικές
Επιστήμες στο Πανεπιστήμιο Columbia της Νέας Υόρκης και πήρε μεταπτυχιακό Masters στη
Ναυτιλία και στα Οικονομικά στο Business School του Πανεπιστημίου “City” του Λονδίνου. 
Μια ανάσα δρόμος ήταν, για τον Χιώτη εφοπλιστή αυτά τα 31 χρόνια μέσα στα οποία είδε την
εταιρεία του την “Tsakos Energy Navigation ( TEN ) Limited”, να απογειώνεται,
παρακάμπτοντας σκαμπανεβάσματα και κραδασμούς που προκάλεσε η οικονομική ύφεση, ο
κορωνοιός, ο πόλεμος στην Ουκρανία  και αποδεικνύοντας έμπρακτα πως «ο καλός
καραβοκύρης στη φουρτούνα φαίνεται»!Έχοντας αποτελέσει την μακροβιότερη Ελληνική
εταιρεία στο Αμερικανικό χρηματιστήριο και την πρώτη εισηγμένη εταιρεία ελληνικών
συμφερόντων στο NYSE με τη συμπλήρωση 22 χρόνωνδιαπραγμάτευσης της μετοχής της στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, κάθε χρόνο η εταιρεία του Νίκου Τσάκου  η ΤΕΝ σημειώνει 
ρεκόρ καθαρών κερδών, ενώ στα 22 χρόνια που είναι  εισηγμένη στο New York Stock
Exchange έχει τεράστια κερδοφορία και καθαρά κέρδη, και έχει διανείμει  πολλά εκατομμύρια
δολάρια στους μετόχους. 
Ο αυτοδημιούργητος εφοπλιστής που ίδρυσε την εταιρεία του πριν από 31 χρόνια, το 1993 ως
startup και είδε τον στόλο του να γιγαντώνεται και μάλιστα με πλοία φιλικά προς το
περιβάλλον, οφείλει ένα μέρος της επιτυχίας του στην υιοθέτηση και πραγμάτωση του
αμερικανικού τρόπου σκέψης, σύμφωνα με τον οποίο «όλα είναι δυνατά αν το πιστεύεις και
εργαστείς σκληρά για να το πετύχεις»!
Ο πιο πρόσφατος στόχος του είναι να έχει έναν πράσινο στόλο έως το 2030 με πλοία
ενεργειακά, αποδοτικά και φιλικά προς το περιβάλλον και γι αυτό υλοποιεί ένα  στρατηγικό
πρόγραμμα ανανέωσης του στόλου, εκποιώντας παλαιότερα πλοία και επανεπενδύοντας τα
έσοδα σε νεότευκτα και σύγχρονα πλοία. 
Από την 1η Ιανουαρίου 2023 η ΤΕΝ έχει πουλήσει 13 πλοία συνολικής χωρητικότητας 1 εκατ.
dwt με μέση ηλικία 17,5 έτι και απέκτησε21 πλοία συνολικής χωρητικότητας 2,3 εκατ. dwt με
μέση ηλικία ενός έτους. Εξάλλου έχει επενδύσει ήδη ένα δισεκατομμύριο δολάρια σε
ναυπηγήσεις και θα δώσει άλλο ένα δισεκατομμύρια μέσα στα επόμενα δύο χρόνια για να
ολοκληρώσει την πράσινη μετάβαση.
Αυτή την στιγμή η ΤΕΝ διαθέτει ήδη έναν στόλο από 74 πλοία, εκ των οποίων τα 12 είναι υπό
ναυπήγηση, συνολικής μεταφορικής ικανότητας 8,9 εκατ. dwt.
Επιπλέον η ΤΕΝ δίνει μεγάλη βαρύτητα στην αναβάθμιση των δεξιοτήτων του ανθρώπινου
δυναμικού, μέσω εξειδικευμένης κατάρτισης για την πράσινη  μετάβαση και για τον σκοπό αυτό
ο Χιώτης εφοπλιστής επενδύει συνεχώς στην Ακαδημία “Μαρία Τσάκος”.
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Χρηματιστήριο: Τα κεφάλαια δεν έρχονται αλλά ο Κοντόπουλος κάνει show
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Η οικονομία με τα μάτια των ξένων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για να καταλάβουμε πού βρισκόμαστε ως οικονομία, καλό είναι να βλέπουμε τη δική μας
κατάσταση, καλό είναι όμως να ξέρουμε και το πώς μας βλέπουν οι ξένοι. Ειδικά όσοι
επενδύουν στην Ελλάδα. Η χώρα βρίσκεται άλλωστε τις τελευταίες εβδομάδες σε διαρκή
συνέδρια.
Σε ένα από αυτά, το Capital Link της Νέας Υόρκης, μίλησε ο αμερικανός μεγιστάνας (παραλίγο
υπουργός Οικονομικών στην κυβέρνηση Τραμπ), πρόεδρος επενδυτικού fund και επίμονος
επενδυτής στα ελληνικά assets ακόμα και στις χειρότερες μέρες της κρίσης, Τζον Πόλσον.
Συνόψισε την επιτυχία της ελληνικής οικονομίας σε τέσσερα σημεία, που εμείς μόνιμα τα
υποτιμούμε: στη δημοσιονομική ευθύνη, στους χαμηλότερους φόρους, στις λιγότερες
ρυθμίσεις, στις περισσότερες επενδύσεις. Αυτά τα τέσσερα πράγματα οδήγησαν σε υψηλότερη
ανάπτυξη, κατέληξε. Τόσο απλά. Και όσο θα παραμένει σε αυτόν τον δρόμο των οικονομικών
πολιτικών υπέρ της ανάπτυξης, θα συνεχίσει να αναπτύσσεται περισσότερο από την υπόλοιπη
Ευρώπη.
Υπάρχει όμως ένα μεγάλο «αλλά», το οποίο το διατύπωσε εξαιρετικά ο γνωστός μας από την
παλιά τρόικα Ντέκλαν Κοστέλο, αναπληρωτής γενικός διευθυντής στην Κομισιόν, στο
πρόσφατο OT Forum. Η Ελλάδα, είπε, άλλαξε, αλλά δεν ανθεί. Η οικονομική κρίση, συνέχισε,
άφησε μια δύσκολη υποχρέωση στην Ελλάδα, το ποσοστό ανάκαμψης να είναι μεγάλο,
μεγαλύτερο από αυτό που βλέπουμε. Απέδωσε δε τη συγκεκριμένη υστέρηση στο γεγονός ότι
η απασχόληση είναι στο 54% ενώ στην ΕΕ είναι στο 60%, ενώ η παραγωγικότητα βρίσκεται
στα 2/3 του ευρωπαϊκού μέσου όρου.
Ενας τρίτος που ζει μόνιμα στο εξωτερικό και είναι υπεύθυνος για τις διεθνείς αγορές στην
Bank Of America, ο Αθανάσιος Βαμβακίδης, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε πολύ καλό
δρόμο, με τους ρυθμούς ανάπτυξης πάνω από τις εκτιμήσεις της αγοράς, κυρίως γιατί το
Ταμείο Ανάκαμψης εφαρμόζεται καλύτερα από ό,τι σε άλλες χώρες. Το κρίσιμο, πρόσθεσε ο
ίδιος, είναι αν οι επενδύσεις που γίνονται είναι ικανές να γυρίσουν προς το θετικό το αρνητικό
εμπορικό μας ισοζύγιο.
Στο πρόσφατο βιβλίο του «Περί ηγεσίας» (On Leadership) ο πρώην πρωθυπουργός της
Μεγάλης Βρετανίας Τόνι Μπλερ, γράφοντας για τα χαρακτηριστικά του πετυχημένου έθνους,
έθεσε πιο ψηλά τη μακροοικονομική σταθερότητα ως προϋπόθεση οικονομικής προόδου, με
στόχο την προσέλκυση κυρίως ξένων επενδύσεων, καθώς αυτές κάνουν τη διαφορά.
Αν ακούσουμε όσα είπε ο Πόλσον, τότε είναι εμφανές ότι η κυβέρνηση ακολουθεί τον δρόμο
που αυτός διαπιστώνει. Το γεγονός ωστόσο ότι έχουμε τις υστερήσεις που επισημαίνουν ο
Ντέκλαν Κοστέλο και ο Αθανάσιος Βαμβακίδης, εξηγεί σε μεγάλο βαθμό γιατί ενώ πάμε καλά,
δεν πάμε τόσο καλά όσο θα μπορούσαμε. Ποιοτικό χαρακτηριστικό και έλλειμμα της τελευταίας
πενταετίας είναι αυτό που παρατηρεί ως προϋπόθεση επιτυχίας ο Τόνι Μπλερ, ότι οι
επενδύσεις πρέπει να έρχονται κυρίως από το εξωτερικό και αυτό είναι κάτι που δεν συμβαίνει
στον βαθμό που θα περιμέναμε. Και κάπως έτσι έχουμε μια πλήρη ρεαλιστική εικόνα με την
πραγματική κατάσταση της χώρας.
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Σταϊκούρας σε επενδυτές στη Νέα Υόρκη: Με το Μετρό η Θεσσαλονίκη γίνεται πιο
ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το πιο εμβληματικό αστικό έργο της τελευταίας δεκαετίας χαρακτήρισε το μετρό της
Θεσσαλονίκης ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας μιλώντας στο
ετήσιο συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
«Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της»,
τόνισε ο υπουργός ενώ αναφέρθηκε και στην επέκταση της Καλαμαριάς, που όπως είπε
«προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από τώρα».
Ακόμα τόνισε τους γοργούς ρυθμούς με τους οποίους εκτελούνται τα έργα του flyover, ενω
αναφέρθηκε και στην αναβάθμιση του σιδηροδρομικού δικτύου στη Μακεδονία, καθώς και τους
προαστιακού της δυτικής Θεσσαλονίκης.
Ο κ. Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής.
Διαβάστε επίσης:
Θεσσαλονίκη: Δωρεάν για τρεις μέρες το Μετρό – Από ποια ώρα σήμερα 13 Δεκεμβρίου, 2024
Κακοκαιρία Bora: Τα μέτρα για τη στήριξη των πληγέντων σε Χαλκιδική, Πιερία, Ρόδο και
Λήμνο 12 Δεκεμβρίου, 2024
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
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μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
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Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του

https://blog.moudaniwn.gr/2024/12/13/staikoyras-se-ependytes-sti-nea-yorki-me-to-metro-i-thessaloniki-ginetai-pio-elkystiki-enischyei-tin-aytopepoithisi-tis/


https://blog.moudaniwn.gr/

 Publication date: 13/12/2024 10:26

 link

Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: voria.gr
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26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας έδωσε το «παρών» στο 26ο
Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη.
Η Βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές
και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες
αναπτυξιακές δυνατότητες.
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital
Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε μεταξύ άλλων ότι «τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας
θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
Ήδη ως χώρα έχουμε εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων που δίνουν τη δυνατότητα στη
χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας».
Όπως τόνισε μάκιστα ο κ. Κοντοζαμάνης, «η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει
παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών
προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές
υπηρεσίες. Η ελληνική κυβέρνησηέχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό
σύστημα υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρουςαξίας της υγειονομικής παρέμβασης. Οι
διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα
ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα
ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα».
 
Κάντε click να δείτε το άρθρο απ’ ευθείας από την πηγή
του: https://www.ieidiseis.gr/ygeia/272498/26th-annual-capital-link-invest-in-greece-forum
Πηγή: https://www.ieidiseis.gr/
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Το ταξίδι του Μητσοτάκη στη Βηρυτό, η αμνησία του Σαμαρά, η πτώση του ΠΑΣΟΚ στις
φρέσκιες δημοσκοπήσεις, και η επέκταση του ΒΟΑΚ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ομιλία Σαμαρά (δια χειρός Χρύσανθου)…
Δεν είχα τι να κάνω και είπα να παρακολουθήσω την ομιλία του προέδρου Σαμαρά, στο
ομολογώ εξαιρετικό συνέδριο του «Βήματος» με θέμα: «50 χρόνια εξωτερικής πολιτικής».
Αφού προκαταβολικά σας πω ότι απόρησα με τις αντοχές μου (κυρίως με την υπομονή μου,
που την απέδωσα στην πρόσφατη επίσκεψή μου στο περιβόλι της Παναγιάς), ακολούθως
προσπάθησα να ξεμπερδέψω τα όσα παραληρηματικά υποστήριξε (για την ακρίβεια
επανέλαβε) το γεροντάκι της Μεσσηνίας. Ειλικρινά τον λυπήθηκα, αφού δεν σας κρύβω ότι δεν
περίμενα τη ζημιά που έχει υποστεί σε όλα τα επίπεδα μετά τη (δεύτερη) αποπομπή του από
τη ΝΔ. Όμως όλα αυτά έχουν ελάχιστη σημασία, μπροστά στα όσα υποστήριξε ο ανεξάρτητος
βουλευτής Μεσσηνίας, για την εξωτερική πολιτική και τη δήθεν υποχωρητικότητα της
κυβέρνησης Μητσοτάκη, που προφανώς δεν προκύπτει από κανένα στοιχείο, εκτός από το
θολωμένο και γέρικο μυαλό του Σαμαρά. Με το γνωστό στυλάκι γέρνοντας προς τα αριστερά,
επανέλαβε τα ακροδεξιά επιχειρήματα, που του γράφει από την εποχή που έριξε τον
πρεσβύτερο Μητσοτάκη, ο παλιός αριστερός, Χρύσανθος Λαζαρίδης.
…η ελπίδα που δεν πέθανε ακόμη…
Το ξεχωριστό από τη χθεσινή παρέμβαση Σαμαρά, έχει να κάνει με το κουράγιο που έχει στην
έβδομη και βάλε δεκαετία της ζωής του, να εμπνεύσει τη νέα γενιά. Μόνο έτσι μπορώ να
εξηγήσω, αυτό που είπε ότι δηλαδή, παραμένει μάχιμος και παρών, χωρίς να ξεκαθαρίσει, αν
αυτή η δέσμευση, είναι με ή άνευ Λατινοπούλου. Με ή άνευ τζατζίκι. Επίσης, το δεύτερο σημείο
που συγκράτησα από την παραληρηματική ομιλία του ανεξάρτητου βουλευτή Μεσσηνίας, ήταν
εκείνο με την ιστορία του καθενός που δεν διαγράφεται. Έστω και με μεγάλη καθυστέρηση το
κατάλαβε. Επειδή λοιπόν δεν διαγράφεται η ιστορία, όσο εμφανίζεται και μιλάει για εξωτερική
πολιτική (είναι σαν να μιλάνε στο σπίτι ενός κρεμασμένου για σχοινί) θυμίζει την προδοσία του
’93 και την ανατροπή της τότε κυβέρνησης.
…η αμνησία των εκλογικών αριθμών…
Το άλλο σημείο που δεν σας κρύβω ότι νόμιζα πως του έκανε πλάκα ο Χρύσανθος, ήταν αυτό
με το 1,3 εκατ. χαμένες ψήφους του Μητσοτάκη. Προφανώς ο πρόεδρος Αντώνης, έχοντας
μπερδέψει τα νούμερα, (εκτός του ότι έχει και μια απόλυτα φυσιολογική απώλεια μνήμης),
ξεχνά ότι επί των ημερών του η ΝΔ, κατέγραψε το αρνητικότερο (εκλογικό) ρεκόρ. Τον Μάιο
του ’12, εξασφάλισε ένα 18,85% και 108 βουλευτές και τον Ιούνιο του ίδιο χρόνου, 29,66% και
129 βουλευτές. Αυτό ούτε διαγράφεται, ούτε παραγράφεται. Επειδή λοιπόν ξεχνά συγκρίνει και
ανόμοια πράγματα. Σκόρδα με κρεμμύδια. Εν προκειμένω, βουλευτικές με ευρωεκλογές. Ας
του πει κάποιος εξ αυτών που έχουν το κουράγιο να του κάνουν συντροφιά, ότι η ΝΔ με τον
Μητσοτάκη στο τιμόνι της, το ’19 κατέγραψε 39,85% και 158 βουλευτές και τέσσερα (όχι δύο)
χρόνια αργότερα τον Ιούλιο του ’23, κατέγραψε ένα 40,56% και 158 βουλευτές. Μάλιστα και
στις δύο περιπτώσεις συγκροτήθηκε αυτοδύναμη κυβέρνηση και όχι κυβέρνηση με τον
Βενιζέλο και τον Κουβέλη. Εκτός κι αν ξέχασε ότι για να φέρει (σήμερα) τον τίτλο του πρώην
πρωθυπουργού, αναγκάστηκε να συγκυβερνήσει κανονικά με το ΠΑΣΟΚ και τη ΔΗΜΑΡ. Και
για να κρατηθεί στην εξουσία, αυτός ο πολλά βαρύς δεξιός, έβαζε έναν, έναν του δεξιούς στην
κυβέρνηση, για να μην χαλάσει τη σούπα και του φύγουν οι συγκυβερνήτες. Αν δεν με απατά η
μνήμη μου, σε αντίθεση με τον light δεξιό Μητσοτάκη, που έκανε ταυτόχρονα υπουργούς, τους
Βορίδη, Άδωνι και Πλεύρη, ο Σαμαράς, ακολουθούσε μια δοσολογία για να μην αλλοιώσει
προς τα δεξιά την κυβέρνησή του.
…το ραντεβού με τον Απόκη στη «Βιβλιοθήκη» (την προηγούμενη)…
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Πέραν όμως όλων αυτών, σας έχω και μια είδηση, που σχετίζεται με τον πρόεδρο Σαμαρά και
τις ερωταπαντήσεις που ακολούθησαν του παραπονεμένου λόγου του! Μετά το Άγιο Όρος,
έχω την αίσθηση ότι κάτι έχει αλλάξει στην τύχη μου. Την Τετάρτη το απόγευμα εντελώς τυχαία
με έβγαλε ο δρόμος, έξω από το γνωστό καφέ – ρεστοράν «Βιβλιοθήκη» της πλατείας
Κολωνακίου. Περί τις 18:30 με το σκοτάδι να έχει πέσει για τα καλά. Περπατώντας στο
πεζοδρόμιο έριξα μια κλεφτή ματιά προς το εσωτερικό του καταστήματος και προς μεγάλη μου
τύχη εντόπισα τον ανεξάρτητο βουλευτή Μεσσηνίας να κάθεται στον σχεδόν άδειο χώρο,
παρέα με τον χθεσινό του «αντίπαλο» (με την καλή έννοια), δημοσιογράφο Δημήτρη Απόκη.
Όπως είναι λογικό, στην επόμενη στάση μου, μοιράστηκα με κάτι φίλους αυτό που είχα δει
αυτοπροσώπως με τα γουρλωτά μάτια μου. Και τι δεν άκουσα από τους εμφανώς
αντισαμαρικούς φίλους. Προσωπικά απορρίπτω όλες τις κακεντρέχειες, σύμφωνα με τις
οποίες, ο σκοπός της συνάντησης, δεν ήταν άλλος από την προετοιμασία του αρχηγού
Αντώνη, αφού όντας σε κακή κατάσταση, δεν είναι εύκολο να απαντά σε ερωτήσεις που δεν
γνωρίζει από την προηγούμενη. Από την εμπειρία που διαθέτω, δεν σας κρύβω ότι δεν
διέκρινα κάποια δυσκολία στις απαντήσεις του Σαμαρά. Παρόλα αυτά δεν δέχομαι σε καμία
των περιπτώσεων το τρισάθλιο που άκουσα από τους φίλους μου, ότι δηλαδή ο συνάδελφος
Απόκης, φρόντισε να δώσει μέχρι και σε σκονάκι τις ερωτήσεις που θα έκανε την επομένη στο
γεροντάκι της Μεσσηνίας. Απ’ όποια σκοπιά και να το δει κανείς, οφείλω να παραδεχτώ ότι δεν
ήταν και η πλέον ενδεδειγμένη επιλογή της συνύπαρξης των δύο, στη «Βιβλιοθήκη». Περί
ορέξεως κολοκυθόπιτα…
ΑΠΟΚΗΣ ΑΝΤΑΠΟΚΡΙΤΗΣ
… και τα πανηγύρια του Τούρκου φίλου (που γνώρισα στον Ρέμο)
Κατανοώ ότι ήδη σας κούρασα, ωστόσο δεν κάθισα μια ώρα να ακούω για σας τον Σαμαρά και
σήμερα να κάνω ότι δεν άκουσα! Μάλιστα, θα σας πω ότι έχω ένα Τούρκο φίλο που τον
γνώρισα ένα βράδυ στον Ρέμο, ο οποίος πριν προλάβει να τελειώσει την ομιλία του ο
ανεξάρτητος βουλευτής Μεσσηνίας, μου τηλεφώνησε, πανηγυρίζοντας από τα όσα είχε
ακούσει. «Ούτε εμείς δεν θα μπορούσαμε να διαφημίσουμε τόσο αποτελεσματικά και με κάθε
λεπτομέρεια τις διεκδικήσεις μας» μου είπε, κλείνοντας το τηλέφωνο. Κάθισα και σκέφτηκα
πόσο δίκιο είχε ο Τούρκος φίλος μου, αφού αν δεν υπήρχε ο Σαμαράς, θα έπρεπε να τον
εφεύρουν, καθώς με τα όσα αστήριχτα υποστηρίζει, αυτό που πετυχαίνει είναι να κάνει
υπερήφανους τους Τούρκους για τα καμώματά τους, εναντίον της Ελλάδος. Αν δε ήμουν στη
θέση ενός Τούρκου εκδότη, χωρίς δεύτερη σκέψη θα πρότεινα στον πρόεδρο Αντώνη, μια
εξωτερική συνεργασία, αφού τα όσα υποστηρίζει, ομολογουμένως θα ντόπαραν το κοινό μου.
Ιστορίες αλά ΚΑΠΗ
Θυμάστε που σας έγραφα (και παρεξηγήθηκα) ότι τα όσα λένε τα γεροντάκια του γαλάζιου
Muppet Show, μου θυμίζουν κάτι συνομήλικους τους σε ΚΑΠΗ. Σε κάποια φάση, όταν άρχισε
να διηγείται τις ιστορίες με τους ξένους ηγέτες ο πρόεδρος Αντώνης, μου θύμισε ένα μπάρμπα
που είχα στα Χανιά, που κάθε φορά που με έβλεπε μου έλεγε για τα χρόνια που πέρασε στην
Αμερική, μακριά από τη θεία μου.
Αρχηγός και των τρολ
Ανάμεσα στα πολλά που αράδιασε ο πρόεδρος Αντώνης, υπήρξε και μια αιχμή για τα τρολ που
δήθεν έχει «στρατολογήσει» ο πρόεδρος Κυριάκος, με σκοπό να «δολοφονήσει» τον
λαοπρόβλητο βουλευτή Μεσσηνίας. Πάλι όμως τον πρόδωσε η μνήμη του, αφού θυμάμαι ότι
επί της ηγεσίας του, με την καθοδήγηση του τότε συνεργάτη του, Γιώργου Μουρούτη, είχε
συγκροτηθεί ένας «στρατός» από ανώνυμος λογαριασμούς που δεν έκαναν τίποτα άλλο από
το να ξεφτιλίζουν όποιον τολμούσε να ασκήσει κριτική στον Σαμαρά. Για παράδειγμα αν δεν με
απατά η μνήμη μου, η ξακουστή «Ομάδα Αλήθειας» ήταν δημιούργημα του Μεσσήνιου, όπως

https://www.parapolitika.gr/parapolitika/article/1493692/to-taxidi-tou-mitsotaki-sti-viruto-i-amnisia-tou-samara-i-ptosi-tou-pasok-stis-freskies-dimoskopiseis-kai-i-epektasi-tou-voak/


https://www.parapolitika.gr/

 Publication date: 13/12/2024 07:34

 Similar Stats ranking (Greece): 187

 link

επίσης και κάτι sites όπως το antinews, πριν καταλήξει στον Φιλιππάκη της «Δημοκρατίας». Αν
λοιπόν υπάρχει ένας που δεν δικαιούται δια να ομιλεί για τρολ είναι ο αρχηγός Αντώνης, που
τα έβαλε κανονικά και με το νόμο στο Μαξίμου.
Τη Δευτέρα στη Βηρυτό ο Μητσοτάκης
Την ερχόμενη Δευτέρα, Θεού θέλοντος και κυβερνητικού αεροσκάφους επιτρέποντος, θα
πραγματοποιηθεί η αναβληθείσα επίσκεψη του προέδρου Μητσοτάκη στον Λίβανο. Αν το έχετε
ξεχάσει ο πρωθυπουργός είχε προγραμματίσει να ταξιδέψει προ ημερών (λίγα εικοσιτετράωρα
μετά την κατάπαυση του πυρός) στη Βηρυτό, ωστόσο ανέβαλε το ταξίδι, εξαιτίας βλάβης του
πρωθυπουργικού αεροπλάνου. Όπως σας είχα γράψει, στην ελληνική αποστολή θα μετέχει ο
Έλληνας ΥΠΕΞ Γιώργος Γεραπετρίτης και ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ Δημήτρης Χούπης. Πρόκειται
κατά κοινή ομολογία για μια επίσκεψη υψηλού συμβολισμού, καθώς ο αρχηγός Κυριάκος, είναι
ο πρώτος ηγέτης τρίτης χώρας -και δη μέλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης – που επισκέπτεται
την περιοχή. Με βάση την προ δεκαπενθημέρου ατζέντα ο Έλληνας πρωθυπουργός ήταν
προγραμματισμένο να συναντηθεί με τον πρωθυπουργό του Λιβάνου Najib Mikati, τον ΥΠΕΞ,
τον Αρχηγό των Ενόπλων Δυνάμεων Joseph Aoun και τον πρόεδρο της Βουλής Nabih Berri.
Αν και όπως σας έχω ξαναγράψει δεν είναι το φόρτε μου τα διπλωματικά, από μια καλή πηγή
έμαθα πως το γεγονός ότι ανάμεσα σε αυτούς που θα δει ο Μητσοτάκης θα είναι και ο Αρχηγός
των Ενόπλων Δυνάμεων, κρίνετε ως πολύ σημαντική εξέλιξη, δεδομένου ότι ο συγκεκριμένος
θα είναι εκτός συγκλονιστικού απροόπτου ο επόμενος πρόεδρος της χώρας. Πάντως, επειδή
εδώ τα θεωρούμε όλα εύκολα και κυρίως αυτονόητα, οφείλω να σας πω ότι η πρωθυπουργική
επίσκεψη της Δευτέρας στη Βηρυτό, αποτελεί τεράστια επιτυχία για την ελληνική διπλωματία,
αν σκεφτεί κανείς ότι οι μόνοι που έχουν πατήσει το πόδι τους μετά την πρόσφατη κατάπαυση
του πυρός είναι οι Αμερικανοί..
Στη Λακωνία με ατζέντα διεθνοποίησης
«Εντός έδρας» βρίσκεται χθες και σήμερα ο υπουργός Πιερρακάκης, καθώς έχει μεταβεί στη
γενέτειρά του, τη Λακωνία, ώστε να συμμετάσχει στη Σύνοδο των Πρυτάνεων η οποία
πραγματοποιείται στον Μυστρά. Ο υπουργός επί της Παιδείας και οι διοικήσεις των δημοσίων
ΑΕΙ θα έχουν την ευκαιρία να επιβεβαιώσουν για ακόμα μια φορά την άριστη σχέση που έχουν
οικοδομήσει, εν όψει των τεκτονικών αλλαγών που έρχονται το 2025 στην Τριτοβάθμια
Εκπαίδευση. Βλέπετε, τη χρονιά που ξεκινά σε λίγες ημέρες αναμένεται να συντελεστεί ένα
«big bang διεθνοποίησης» στην πανεπιστημιακή εκπαίδευση. Εκτός από τα παραρτήματα των
ξένων πανεπιστημίων που θα εγκατασταθούν στην Ελλάδα, το 2025 αναμένονται τα κοινά
μεταπτυχιακά προγράμματα των ελληνικών δημοσίων ΑΕΙ με μεγάλα ξένα πανεπιστήμια (ένα
πρόγραμμα που υποστηρίζεται από το υπουργείο Παιδείας με χρηματοδότηση τουλάχιστον 62
εκατ. ευρώ από το Ταμείο Ανάκαμψης), αλλά και οι ανακοινώσεις για τη δημιουργία
παραρτημάτων των ελληνικών πανεπιστημίων στο εξωτερικό. Ο υπουργός Πιερρακάκης έχει
τονίσει επανειλημμένα ότι η διεθνοποίηση θα έρθει κυρίως μέσα από τις δράσεις των δημοσίων
Πανεπιστημίων, έχοντας οικοδομήσει μια ειλικρινή και εξαιρετικά αποτελεσματική σχέση με τις
πρυτανικές αρχές όλων των ΑΕΙ της χώρας και διευκολύνοντας με κάθε τρόπο τα
προγράμματα που ενισχύουν την εξωστρέφειά τους.
Με δώρα στη Κρήτη ο Κυριάκος
Πρόωρο πάρτι γενεθλίων έκανε η θεία μου από τα Χανιά, που σε λίγες μέρες, «κλείνει» τα 84
και «μπαίνει» στα 85 χρόνια της συναρπαστικής ζωής της. Βλέποντας και κυρίως ακούγοντας
στα τοπικά κανάλια τον λατρεμένο της Κυριάκο, να υπόσχεται δρόμους, λιμάνια και
αεροδρόμια, λίγο έλειψε να φωνάξει τις φίλες της (όσες ζουν) για να χορέψουν πεντοζάλη. Τη
μεγαλύτερη χαρά η θεία μου, την ένιωσε απ’ ότι κατάλαβα, όταν άκουσε από τον Μητσοτάκη
να λέει ότι κατά το αμέσως προσεχές διάστημα θα ξεκινήσει το έργο του ΒΟΑΚ. Μάλιστα,
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επειδή έχει καταλάβει ότι δεν παρακολουθώ με τη δέουσα προσοχή τις ομιλίες του
πρωθυπουργού έσπευσε να μου επισημάνει ότι εξ όσων κατάλαβε ο δρόμος που θα φτιάξει ο
αρχηγός Κυριάκος, θα ξεκινά από την Κίσσαμο και θα τελειώνει στη Σητεία.
! Επειδή λοιπόν το έψαξα λίγο παραπάνω γιατί δεν σας κρύβω ότι εσχάτως έχω διαπιστώσει
κάτι μικροκενά στη μνήμη της θείας μου, κατάλαβα ότι η κυβέρνηση (και αναφέρομαι στο
κεντρικό μαγαζί) φαίνεται ότι αναγνώρισε για μια ακόμη φορά την ανάγκη να φτάσει ο ΒΟΑΚ
μέχρι και τη Σητεία. Στο πλαίσιο αυτό μελετά την επέκταση του οδικού άξονα με την υλοποίηση
και του τμήματος Άγιος Νικόλαος – Σητεία, προκειμένου να μπει τέλος στην απομόνωση του
ανατολικού νομού της Κρήτης.
Παρεμβάσεις στον παλιό ΒΟΑΚ
«Θέλω να κάνω μία ειδική μνεία -και επιτρέψτε μου εδώ, γιατί είναι κάτι το οποίο κάθε φορά με
συγκλονίζει- στα ζητήματα της οδικής ασφάλειας. Εμείς θα κοιτάξουμε, με την υπογραφή της
σύμβασης στο κομμάτι το οποίο αφορά ουσιαστικά τα Χανιά με τη Χερσόνησο, αλλά σε
επέκταση μέχρι την Κίσσαμο, να κάνουμε άμεσα παρεμβάσεις οδικής ασφάλειας για να
μπορέσουμε να κάνουμε αυτόν τον παλιό και ταλαιπωρημένο δρόμο όσο το δυνατόν πιο
ασφαλή». Η συγκεκριμένη αναφορά, του προέδρου Μητσοτάκη, που ήταν συναισθηματικά
φορτισμένη, εξαιτίας του πρόσφατου θανάτου του 17χρονου από την Κίσσαμο, ήρθε να
αναδείξει το μεγάλο πρόβλημα των τροχαίων, το οποίο βάζει σε πρώτη προτεραιότητα (όπως
φάνηκε) η κυβέρνηση. Μάλιστα, δίνει έμφαση στους οδηγούς των δίκυκλων που οδηγούν
χωρίς κράνος. Και επειδή η κατασκευή του ΒΟΑΚ, είναι αδύνατον να γίνει από τη μία μέρα
στην άλλη, η αρχηγός Κυριάκος, προανήγγειλε παρεμβάσεις στο υφιστάμενο οδικό δίκτυο.
Όπως σας έχω πει, ο ΒΟΑΚ, αποτελεί προσωπικό στοίχημα για τον πρωθυπουργό που δεν
σκοπεύει να το χάσει!
Το καρφί για τα έργα στη Κρήτη
Σας έγραψα προ ημερών ότι ο πρόεδρος Μητσοτάκης μετά το Μετρό της Θεσσαλονίκης έχει
βάλει στόχο να επισπεύσει πέντε έξι μεγάλα έργα μέχρι τις εκλογές του ’27. Ανάμεσα σε αυτά
είναι το αεροδρόμιο στο Καστέλλι που κατασκευάζει η ΤΕΡΝΑ του Περιστέρη, το Πάτρα –
Πύργος που είναι όλοι οι εργολάβοι και η επέκταση του Μετρό προς Καλαμαριά που την
«τρέχει» η AKTOR του Εξάρχου. Με αφορμή τα παραπάνω να σας πω ότι το καρφί που έριξε
ο αρχηγός Κυριάκος, σε σχέση με τα ανύπαρκτα έργα υποδομής σε επίπεδο Κρήτης, ήταν
πέρα ως πέρα δικαιολογημένο. Βλέπετε το ΠΑΣΟΚ απολάμβανε τα υψηλά ποσοστά στη
Λεβεντογέννα χωρίς ωστόσο να έχει δρομολογήσει ούτε ένα μεγάλο έργο. Μέσα σε πέντε
χρόνια ο Μητσοτάκης έκανε, ότι δεν έκαναν οι προηγούμενες κυβερνήσεις επί 45 χρόνια.
Πέφτει το ΠΑΣΟΚ στις φρέσκιες δημοσκοπήσεις
Από κάτι φίλους δημοσκόπους πληροφορήθηκα ότι στις φρέσκιες δημοσκοπήσεις που
αναμένεται να δουν τις επόμενες μέρες το φως της δημοσιότητας, προκύπτει μια ελαφρά
πτώση στα ποσοστά του ΠΑΣΟΚ. Αυτό σημαίνει ότι η δυναμική που ανέπτυξε μετά την
επανεκλογή του στην ηγεσία του Κινήματος ο πρόεδρος Ανδρουλάκης, έχει αρχίσει να χάνεται!
Με δεδομένο ότι και ο νέος ΣΥΡΙΖΑ κινείται μεταξύ φθοράς και αφθαρσίας, δυσκολεύομαι να
προβλέψω από ποιον θα χάσει (όταν θα έρθει εκείνη η ώρα) ο Μητσοτάκης.
Ήρωας των gay ο πρώην σύζυγος της πρέσβειρας
Η νέα πρέσβειρα των ΗΠΑ στην Αθήνα κυρία Kimberly ήταν παντρεμένη 2001-2006 με τον
Gavin Newsom ο οποίος θεωρείται ήρωας στο γκέι κίνημα διότι το 2004 στα ξαφνικά, όπως
μου είπαν, επέτρεψε τους γάμους ομόφυλων στην Καλιφόρνια, εξέλιξη που είχε ως συνέπεια
να γίνει της τρελής για 29 μέρες μέχρι που τους ακύρωσε το Supreme Court. Η καλή πηγή μου,
που παρακολουθεί τα πάντα για λογαριασμό μου, φρόντισε να μου στείλει και ένα σχετικό link,
με δημοσίευμα εκείνης της περιόδου. Και θα μου πείτε πώς σου ήρθε τώρα να μας γράψεις για
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τον ήρωα των gay στην Καλιφόρνια; Ειλικρινά δυσκολεύομαι να σας απαντήσω, αφού όπως
σας έγραψα και χθες, εδώ και δύο μέρες προσπαθώ να ηρεμήσω και να κοιμηθώ, που
παραδέχομαι ότι δεν είναι και τόσο εύκολο, αφού η πρόταση Τραμπ, μου έχει προκαλέσει ένα
φτερούγισμα στην ταλαιπωρημένη μου καρδιά.
Ο «ομιλάρχης» που ζήτησε 80 εκατ. ευρώ από τον «καναλάρχη»
Η πληροφορία είναι τσεκαρισμένη από κάθε πλευρά γι’ αυτό και αποφάσισα να τη
δημοσιοποιήσω. Σύμφωνα με κάτι καλές μιντιακές πήγες, πασίγνωστος καναλάρχης, που θέλει
να επεκταθεί γενικώς στα media, βολιδοσκόπησε τις προθέσεις και κατ’ επέκταση τις
απαιτήσεις επίσης γνωστού «ομιλάρχη». Ο τελευταίος που δείχνει διάθεση να πουλήσει,
φέρεται να ζήτησε περί τα 80 εκατ. ευρώ από τον επίδοξο αγοραστή, αφήνοντάς τον ανάσκελα
να προσπαθεί να ξεπεράσει το σοκ της σχετικής αξίωσης.
Το ραντεβού Καραμανλή – Αγγελούδη
Ότι δεν έκανε από το 2009 μέχρι και πριν από έξι μήνες, ο Καραμανλής ο Β´, αποφάσισε να το
κάνει μέσα σε έξι μήνες, υποδηλώνοντας παρών (όπως και ο Σαμαράς) στην προσπάθεια
αποδόμησης του πρόεδρου Μητσοτάκη. Και ενώ δεν είχε πατήσει το πόδι του επί δεκαπέντε
χρόνια στο δημαρχείο της Θεσσαλονίκης, χωρίς να υπάρχει ιδιαίτερος λόγος, μάθαμε ότι την
ερχόμενη Δευτέρα, ο καπνέμπορος Καραμανλής θα συναντηθεί με τον Δήμαρχο Θεσσαλονίκης
Στέλιο Αγγελούδη. Με αυτά και κάτι αλλά που μαθαίνω αρχίζω να πιστεύω ότι ο πρώην
πρωθυπουργός, προΐσταται ενός σχεδίου που ακόμη δεν το έχουμε εντοπίσει σε όλη του την
έκταση. Ένα μόνο θα σας πω. Ότι κάτι μου μοιάζει σαν προσπάθεια να στηθεί η Λέγκα του
Βορρά.
Η Κεραμέως και το ταξίδι στη Νέα Υόρκη
Από τη γνωστή (πλέον) περιφερειακή πηγή που διαθέτω στο Μαξίμου, έμαθα ότι αφορμή για
το «μπλόκο» στα αδικαιολόγητα ταξίδια των υπουργών, στάθηκε η παρουσία των Σταϊκούρα –
Κεραμέως στη Νέα Υόρκη, προκειμένου να μετέχουν στο συνέδριο της Capital Link. Όπως
κατάλαβα ο πρόεδρος Μητσοτάκης, έκρινε αδικαιολόγητη την εκεί παρουσία τους, με
αποτέλεσμα να βρει την ευκαιρία και να βάλει φρένο στις χωρίς λόγο βόλτες των κυβερνητικών.
Ήδη δόθηκε εντολή στον Μυλωνάκη να ενημερώσει σχετικώς τους ενδιαφερόμενους,
μεταφέροντας μαζί με την ενημέρωση και την ενόχληση του αρχηγού Κυριάκου.
Επιστρέφει (εντός των ημερών) ο Αυγενάκης
Με αφορμή την επίσκεψη του προέδρου Μητσοτάκη στην Κρήτη, έφτασε στα υπερήφανα
αυτάκια μου, μια πληροφορία που σχετίζεται με τη ΝΔ και τη Λεβεντογέννα. Πρόκειται για μια
είδηση (από τις σχετικώς αναμενόμενες) που θέλει τον ανεξάρτητο βουλευτή Λευτέρη
Αυγενάκη να επιστρέφει εντός της επόμενης εβδομάδας στο γαλάζιο μαντρί. Ο ίδιος μιλάει για
τη Δευτέρα, αλλά από κάτι περιφερειακές πηγές που διαθέτω στο κυβερνών κόμμα, δεν
αποκλείω το ενδεχόμενο να καθυστερήσει δυο τρεις μέρες (άντε βαριά πέντε) ο
επαναπατρισμός του πρώην υπουργού στο κυβερνών κόμμα. Άλλωστε εδώ που τα λέμε, όλο
αυτό το διάστημα που βρίσκεται εκτός Κ.Ο., συμπεριφέρεται σαν κανονικό μέλος της.
Θα γίνει ποτέ κάποια επίσημη ανακοίνωση για τον Τειρεσία;
Μάλλον έγινε «ντόρος» με τις αποκαλύψεις μας για τον Τειρεσία και ταράχθηκαν τα νερά.
Αρχικά, στελέχη της Τειρεσίας με αφορμή το δημοσίευμά μας, έσπευσαν να διαμηνύσουν προς
πάσα κατεύθυνση ότι δεν πρόκειται για πώληση, αλλά για συζητήσεις για εμπορική συνεργασία
με εξειδικευμένους αντίστοιχους οργανισμούς του εξωτερικού. Το ίδιο είπαν και μερικά
υψηλόβαθμα στελέχη των τεσσάρων συστημικών τραπεζών. Αν λοιπόν, δεν υπήρξε ποτέ
διαγωνιστική διαδικασία για πώληση ποσοστού της Τειρεσίας, τότε γιατί έχει εντολή η
McKinsey Ελλάδος να στείλει επιστολές εκδήλωσης ενδιαφέροντος σε διαγωνιστική διαδικασία
απόκτηση μετοχών της Τειρεσίας; Γιατί έχει ανατεθεί στην AXIA η αποτίμηση της Τειρεσίας;
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Γιατί έχουν γίνει παρουσιάσεις της Τειρεσίας από στελέχη της σε στελέχη των ICAP/CRIF,
Cerved, Equifax (SHUFA, Experian δεν έδειξαν ενδιαφέρον), στις οποίες παρουσιάστηκαν και
τα οικονομικά στοιχεία και οι προβλέψεις τους; Ισχύει ότι υπήρχε προθεσμία στις 2 Δεκεμβρίου
για την υποβολή μη δεσμευτικών προσφορών από τους ενδιαφερόμενους για οικονομική και
επιχειρηματική πρόταση για την επόμενη μέρα της Τειρεσίας; Όλα τα αυτά συνάδουν σε
προσπάθεια εμπορικής συνεργασίας ή εξαγοράς ποσοστού;
! Αν όλα ήταν απλά σε επίπεδο μιας εμπορικής συμφωνίας, τότε γιατί έχει πραγματοποιηθεί
συνάντηση με πρωτοβουλία της Αλαμπάση, της γραμματείας ιδιωτικού χρέους, με τη
συμμετοχή στελεχών της Τειρεσίας και ενδεχομένως και των τραπεζών για την παροχή
διευκρινίσεων και εξηγήσεων; Εξακολουθεί και παραμένει ακέραιο το ερώτημα: Πώς πωλείται
έστω και ένα τοις χιλίοις των μετοχών της Τειρεσίας όταν ο ιδρυτικός νόμος καθώς και όλες οι
γνωστοποιήσεις/αποφάσεις τις Αρχής Προστασίας Δεδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα,
αναφέρουν ξεκάθαρα ότι μέτοχοι της Τειρεσίας μπορούν να είναι μόνο και αποκλειστικά τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα τα οποία εποπτεύονται από την ΤτΕ, τα οποία είναι πηγές και
παραλήπτες των πληροφοριών;
Στα επόμενα επεισόδια αναμένουμε επίσημες δηλώσεις για το αν πωλείται έστω και το 1% της
Τειρεσίας και με ποιους όρους, γιατί αυτός ο νευραλγικός οργανισμός διαχειρίζεται τα δεδομένα
των Ελλήνων πολιτών και επιχειρήσεων και δεν θα έπρεπε να κωφεύει κανείς αρχής
γενομένης της κυβέρνησης, της ΤτΕ και των διοικήσεων των συστημικών τραπεζών. Κάθε
ανακοίνωση, απάντηση ή σχόλιο σε όλα αυτά, δεκτά από τη στήλη μας.
Έρχονται μεγαλύτερες μειώσεις επιτοκίων
Πολιτική κρίση στον «πυρήνα» της ευρωζώνης και απειλή εμπορικού πολέμου με τις ΗΠΑ,
άφησαν ανοιχτή την πόρτα για μεγαλύτερες μειώσεις των επιτοκίων του ευρώ το 2025. Στη
χθεσινή, τελευταία συνεδρίασή της για το 2024, η ΕΚΤ προχώρησε σε μείωση του επιτοκίου
του ευρώ κατά 0,25 της μονάδας, όπως αναμενόταν. Όμως, 5 από τα 26 μέλη του ΔΣ της ΕΚΤ,
επέμεναν αρχικά για μείωση επιτοκίων κατά μισή μονάδα και το σκεπτικό τους ήταν ότι η
οικονομία θα αναπτυχθεί λιγότερο από το ήδη αναθεωρημένο προς τα κάτω ποσοστό του
1,1% το επόμενο έτος, εάν η νέα κυβέρνηση του Ντόναλντ Τραμπ προχωρήσει στην επιβολή
δασμών, όπως έχει απειλήσει προεκλογικά.
Η θεραπεία για Γαλλία και Γερμανία
Η πολιτική αναταραχή στη Γαλλία (σήμερα το πρωί αναμένουμε τις ανακοινώσεις Μακρόν για
τον νέο πρωθυπουργό), συνεπεία της οποίας το κόστος δανεισμού της κινήθηκε υψηλότερα
από τα επίπεδα στα οποία δανείζεται η Ελλάδα, αποτελούν μία τρανταχτή αφορμή για να
αναδειχθεί το success story της Ελλάδας. «Το success story της Ελλάδας αψηφά τους
καταστροφολόγους και τις Κασσάνδρες του 2015, τη χρονιά που η Ελλάδα φλέρταρε σύντομα
με την έξοδό της από το ευρώ, με κυβέρνηση τη λαϊκιστική αριστερά του ΣΥΡΙΖΑ. Αντί να
υποφέρει στη «φυλακή του χρέους», καταδικασμένη σε μόνιμη λιτότητα και φτώχεια, όπως
προέβλεπε το 2015 ο τότε υπουργός Οικονομικών Γιάνης Βαρουφάκης, η ελληνική οικονομία
όχι μόνο κατάφερε να αναπτυχθεί ταχύτερα από τον μέσο όρο της ευρωζώνης, αλλά πέτυχε
επίσης τα πρωτογενή πλεονάσματα προϋπολογισμού που απαιτούσαν οι πιστωτές της στα
προγράμματα διάσωσης». Αυτά γράφουν οι FT και ο αρθρογράφος Chris Giles. Ο οποίος,
δηκτικά σημειώνει πως είναι καιρός η Γαλλία και η Γερμανία να εφαρμόσουν τη θεραπεία που
σύστηναν πριν από μια δεκαετία στις χώρες που υποτιμητικά αποκαλούνταν «περιφέρεια» της
Ευρώπης.
Η στήριξη του Φορέα Ακινήτων
Εν αναμονή των ανακοινώσεων για τις παρεμβάσεις της κυβέρνησης στις τράπεζες που θα
γίνουν από τον πρωθυπουργό, Κυριάκο Μητσοτάκη, την Κυριακή, σημαντικές εξελίξεις
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αναμένονται (και ίσως ανακοινωθούν και αυτές την Κυριακή) στο σκέλος του Φορέα Ακινήτων.
Ο διαγωνισμός στην τελική του φάση έχει μείνει παγωμένος εδώ και κάποιο καιρό. Και ο λόγος
είναι ότι εξελίσσονταν συζητήσεις με τις τράπεζες, οι οποίες κλήθηκαν να συνδράμουν για να
μην μείνει στα χαρτιά ο Φορέας και να γλυτώσουν τις εξώσεις χιλιάδες ευάλωτα νοικοκυριά.
Δεδομένου ότι τα επόμενα 3 – 4 χρόνια αναμένεται ότι ετησίως θα λαμβάνουν χώρα 10.000 –
12.000 πλειστηριασμοί και υπολογίζεται ότι 30.000 – 50.000 σπίτια ευάλωτων θα βρεθούν
δυνητικά αντιμέτωπα με τον κίνδυνο πλειστηριασμού. Όπως μαθαίνω, πολύ πριν γίνει ο
ντόρος με τις προμήθειες (και πριν με την έκτακτη φορολόγηση των τραπεζικών κερδών),
κυβέρνηση και τράπεζες είχαν μπει σε συζητήσεις ώστε οι τράπεζες να στηρίξουν το
εγχείρημα, αφού οι ξένοι επενδυτές δεν ήταν διατεθειμένοι να αναλάβουν μόνοι τους το ρίσκο
και θέμα κρατικών εγγυήσεων δεν έπαιζε. Αυτές τις ημέρες, λοιπόν, θα ληφθούν οι τελικές
αποφάσεις για το πώς θα στηρίξουν οι τράπεζες τον Φορέα. Θα συμβάλουν στο μετοχικό
κεφάλαιο του Φορέα ή θα παρέχουν δανεισμό στον επενδυτή (ή το σχήμα επενδυτών) που θα
αναδείξει ο διεθνής διαγωνισμός για την ανάληψη του έργου; Όπως μαθαίνω, βάσει των
συζητήσεων που έχουν κάνει τράπεζες, έχει υπολογιστεί ότι σε πρώτη φάση ο Φορέας θα
μπορεί να αποκτήσει 2.000 – 2.500 κατοικίες ευάλωτων νοικοκυριών που θα πτωχεύσουν.
Πάντως, μαθαίνω ότι στο ενδιάμεσο πρόγραμμα προστασίας της πρώτης κατοικίας ευάλωτων
νοικοκυριών μέχρι τη σύσταση του Φορέα, έχουν ενταχθεί, κατόπιν αίτησής τους, 300
οφειλέτες.
Εν αναμονή του ΦΕΚ για τον Ηρακλή
Μέχρι το τέλος του έτους αναμένεται το ΦΕΚ για τις εγγυήσεις του «Ηρακλή ΙΙΙ» που θα
πιστοποιούν την αποαναγνώριση των κόκκινων δανείων από τον ισολογισμό της Attica Bank,
έτσι ώστε ο δείκτης NPE που θα αποτυπωθεί στα αποτελέσματα του 2024 να κινείται κάτω του
3%. Οι δύο τιτλοποιήσεις κόκκινων δανείων της Τράπεζας (Domus της Attica Bank και
Rhodium της Παγκρήτιας) αγοράστηκαν από την Davidson Kempner. Τη διαχείριση, ακούω,
πήρε η doValue. Η οποία, μαθαίνω, ανέλαβε και τη διαχείριση των χαρτοφυλακίων Alphabet
της PQH. Επιστρέφοντας στην Αttica Bank, η υπαγωγή του χαρτοφυλακίου Domus στον
«Ηρακλή ΙΙΙ» κόστισε σε προβλέψεις περίπου 385 εκατ. ευρώ. Μαζί με έξοδα 9,7 εκατ. ευρώ
για έργα στο πλαίσιο της συγχώνευσης με την Παγκρήτια Τράπεζα, το καθαρό αποτέλεσμα για
τον όμιλο της Attica Bank ήταν ζημιογόνο κατά 343,3 εκατ. ευρώ. Σημειώνεται ότι οι ζημίες της
Παγκρήτιας για το χαρτοφυλάκιο Rhodium, δεν επιβάρυναν το αποτέλεσμα, αλλά πέρασαν
στην καθαρή θέση της νέας Τράπεζας, συνεπεία της συγχώνευσης.
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Το ταξίδι του Μητσοτάκη στη Βηρυτό, η αμνησία του Σαμαρά, η πτώση του ΠΑΣΟΚ στις
φρέσκιες δημοσκοπήσεις, και η επέκταση του ΒΟΑΚ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Η ομιλία Σαμαρά (δια χειρός Χρύσανθου)…
Δεν είχα τι να κάνω και είπα να παρακολουθήσω την ομιλία του προέδρου Σαμαρά, στο
ομολογώ εξαιρετικό συνέδριο του «Βήματος» με θέμα: «50 χρόνια εξωτερικής πολιτικής».
Αφού προκαταβολικά σας πω ότι απόρησα με τις αντοχές μου (κυρίως με την υπομονή μου,
που την απέδωσα στην πρόσφατη επίσκεψή μου στο περιβόλι της Παναγιάς), ακολούθως
προσπάθησα να ξεμπερδέψω τα όσα παραληρηματικά υποστήριξε (για την ακρίβεια
επανέλαβε) το γεροντάκι της Μεσσηνίας. Ειλικρινά τον λυπήθηκα, αφού δεν σας κρύβω ότι δεν
περίμενα τη ζημιά που έχει υποστεί σε όλα τα επίπεδα μετά τη (δεύτερη) αποπομπή του από
τη ΝΔ. Όμως όλα αυτά έχουν ελάχιστη σημασία, μπροστά στα όσα υποστήριξε ο ανεξάρτητος
βουλευτής Μεσσηνίας, για την εξωτερική πολιτική και τη δήθεν υποχωρητικότητα της
κυβέρνησης Μητσοτάκη, που προφανώς δεν προκύπτει από κανένα στοιχείο, εκτός από το
θολωμένο και γέρικο μυαλό του Σαμαρά. Με το γνωστό στυλάκι γέρνοντας προς τα αριστερά,
επανέλαβε τα ακροδεξιά επιχειρήματα, που του γράφει από την εποχή που έριξε τον
πρεσβύτερο Μητσοτάκη, ο παλιός αριστερός, Χρύσανθος Λαζαρίδης.
…η ελπίδα που δεν πέθανε ακόμη…
Το ξεχωριστό από τη χθεσινή παρέμβαση Σαμαρά, έχει να κάνει με το κουράγιο που έχει στην
έβδομη και βάλε δεκαετία της ζωής του, να εμπνεύσει τη νέα γενιά. Μόνο έτσι μπορώ να
εξηγήσω, αυτό που είπε ότι δηλαδή, παραμένει μάχιμος και παρών, χωρίς να ξεκαθαρίσει, αν
αυτή η δέσμευση, είναι με ή άνευ Λατινοπούλου. Με ή άνευ τζατζίκι. Επίσης, το δεύτερο σημείο
που συγκράτησα από την παραληρηματική ομιλία του ανεξάρτητου βουλευτή Μεσσηνίας, ήταν
εκείνο με την ιστορία του καθενός που δεν διαγράφεται. Έστω και με μεγάλη καθυστέρηση το
κατάλαβε. Επειδή λοιπόν δεν διαγράφεται η ιστορία, όσο εμφανίζεται και μιλάει για εξωτερική
πολιτική (είναι σαν να μιλάνε στο σπίτι ενός κρεμασμένου για σχοινί) θυμίζει την προδοσία του
’93 και την ανατροπή της τότε κυβέρνησης.
…η αμνησία των εκλογικών αριθμών…
Το άλλο σημείο που δεν σας κρύβω ότι νόμιζα πως του έκανε πλάκα ο Χρύσανθος, ήταν αυτό
με το 1,3 εκατ. χαμένες ψήφους του Μητσοτάκη. Προφανώς ο πρόεδρος Αντώνης, έχοντας
μπερδέψει τα νούμερα, (εκτός του ότι έχει και μια απόλυτα φυσιολογική απώλεια μνήμης),
ξεχνά ότι επί των ημερών του η ΝΔ, κατέγραψε το αρνητικότερο (εκλογικό) ρεκόρ. Τον Μάιο
του ’12, εξασφάλισε ένα 18,85% και 108 βουλευτές και τον Ιούνιο του ίδιο χρόνου, 29,66% και
129 βουλευτές. Αυτό ούτε διαγράφεται, ούτε παραγράφεται. Επειδή λοιπόν ξεχνά συγκρίνει και
ανόμοια πράγματα. Σκόρδα με κρεμμύδια. Εν προκειμένω, βουλευτικές με ευρωεκλογές. Ας
του πει κάποιος εξ αυτών που έχουν το κουράγιο να του κάνουν συντροφιά, ότι η ΝΔ με τον
Μητσοτάκη στο τιμόνι της, το ’19 κατέγραψε 39,85% και 158 βουλευτές και τέσσερα (όχι δύο)
χρόνια αργότερα τον Ιούλιο του ’23, κατέγραψε ένα 40,56% και 158 βουλευτές. Μάλιστα και
στις δύο περιπτώσεις συγκροτήθηκε αυτοδύναμη κυβέρνηση και όχι κυβέρνηση με τον
Βενιζέλο και τον Κουβέλη. Εκτός κι αν ξέχασε ότι για να φέρει (σήμερα) τον τίτλο του πρώην
πρωθυπουργού, αναγκάστηκε να συγκυβερνήσει κανονικά με το ΠΑΣΟΚ και τη ΔΗΜΑΡ. Και
για να κρατηθεί στην εξουσία, αυτός ο πολλά βαρύς δεξιός, έβαζε έναν, έναν του δεξιούς στην
κυβέρνηση, για να μην χαλάσει τη σούπα και του φύγουν οι συγκυβερνήτες. Αν δεν με απατά η
μνήμη μου, σε αντίθεση με τον light δεξιό Μητσοτάκη, που έκανε ταυτόχρονα υπουργούς, τους
Βορίδη, Άδωνι και Πλεύρη, ο Σαμαράς, ακολουθούσε μια δοσολογία για να μην αλλοιώσει
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προς τα δεξιά την κυβέρνησή του.
…το ραντεβού με τον Απόκη στη «Βιβλιοθήκη» (την προηγούμενη)…
Πέραν όμως όλων αυτών, σας έχω και μια είδηση, που σχετίζεται με τον πρόεδρο Σαμαρά και
τις ερωταπαντήσεις που ακολούθησαν του παραπονεμένου λόγου του! Μετά το Άγιο Όρος,
έχω την αίσθηση ότι κάτι έχει αλλάξει στην τύχη μου. Την Τετάρτη το απόγευμα εντελώς τυχαία
με έβγαλε ο δρόμος, έξω από το γνωστό καφέ – ρεστοράν «Βιβλιοθήκη» της πλατείας
Κολωνακίου. Περί τις 18:30 με το σκοτάδι να έχει πέσει για τα καλά. Περπατώντας στο
πεζοδρόμιο έριξα μια κλεφτή ματιά προς το εσωτερικό του καταστήματος και προς μεγάλη μου
τύχη εντόπισα τον ανεξάρτητο βουλευτή Μεσσηνίας να κάθεται στον σχεδόν άδειο χώρο,
παρέα με τον χθεσινό του «αντίπαλο» (με την καλή έννοια), δημοσιογράφο Δημήτρη Απόκη.
Όπως είναι λογικό, στην επόμενη στάση μου, μοιράστηκα με κάτι φίλους αυτό που είχα δει
αυτοπροσώπως με τα γουρλωτά μάτια μου. Και τι δεν άκουσα από τους εμφανώς
αντισαμαρικούς φίλους. Προσωπικά απορρίπτω όλες τις κακεντρέχειες, σύμφωνα με τις
οποίες, ο σκοπός της συνάντησης, δεν ήταν άλλος από την προετοιμασία του αρχηγού
Αντώνη, αφού όντας σε κακή κατάσταση, δεν είναι εύκολο να απαντά σε ερωτήσεις που δεν
γνωρίζει από την προηγούμενη. Από την εμπειρία που διαθέτω, δεν σας κρύβω ότι δεν
διέκρινα κάποια δυσκολία στις απαντήσεις του Σαμαρά. Παρόλα αυτά δεν δέχομαι σε καμία
των περιπτώσεων το τρισάθλιο που άκουσα από τους φίλους μου, ότι δηλαδή ο συνάδελφος
Απόκης, φρόντισε να δώσει μέχρι και σε σκονάκι τις ερωτήσεις που θα έκανε την επομένη στο
γεροντάκι της Μεσσηνίας. Απ’ όποια σκοπιά και να το δει κανείς, οφείλω να παραδεχτώ ότι δεν
ήταν και η πλέον ενδεδειγμένη επιλογή της συνύπαρξης των δύο, στη «Βιβλιοθήκη». Περί
ορέξεως κολοκυθόπιτα…
… και τα πανηγύρια του Τούρκου φίλου (που γνώρισα στον Ρέμο)
Κατανοώ ότι ήδη σας κούρασα, ωστόσο δεν κάθισα μια ώρα να ακούω για σας τον Σαμαρά και
σήμερα να κάνω ότι δεν άκουσα! Μάλιστα, θα σας πω ότι έχω ένα Τούρκο φίλο που τον
γνώρισα ένα βράδυ στον Ρέμο, ο οποίος πριν προλάβει να τελειώσει την ομιλία του ο
ανεξάρτητος βουλευτής Μεσσηνίας, μου τηλεφώνησε, πανηγυρίζοντας από τα όσα είχε
ακούσει. «Ούτε εμείς δεν θα μπορούσαμε να διαφημίσουμε τόσο αποτελεσματικά και με κάθε
λεπτομέρεια τις διεκδικήσεις μας» μου είπε, κλείνοντας το τηλέφωνο. Κάθισα και σκέφτηκα
πόσο δίκιο είχε ο Τούρκος φίλος μου, αφού αν δεν υπήρχε ο Σαμαράς, θα έπρεπε να τον
εφεύρουν, καθώς με τα όσα αστήριχτα υποστηρίζει, αυτό που πετυχαίνει είναι να κάνει
υπερήφανους τους Τούρκους για τα καμώματά τους, εναντίον της Ελλάδος. Αν δε ήμουν στη
θέση ενός Τούρκου εκδότη, χωρίς δεύτερη σκέψη θα πρότεινα στον πρόεδρο Αντώνη, μια
εξωτερική συνεργασία, αφού τα όσα υποστηρίζει, ομολογουμένως θα ντόπαραν το κοινό μου.
Ιστορίες αλά ΚΑΠΗ 
Θυμάστε που σας έγραφα (και παρεξηγήθηκα) ότι τα όσα λένε τα γεροντάκια του γαλάζιου
Muppet Show, μου θυμίζουν κάτι συνομήλικους τους σε ΚΑΠΗ. Σε κάποια φάση, όταν άρχισε
να διηγείται τις ιστορίες με τους ξένους ηγέτες ο πρόεδρος Αντώνης, μου θύμισε ένα μπάρμπα
που είχα στα Χανιά, που κάθε φορά που με έβλεπε μου έλεγε για τα χρόνια που πέρασε στην
Αμερική, μακριά από τη θεία μου.
Αρχηγός και των τρολ 
Ανάμεσα στα πολλά που αράδιασε ο πρόεδρος Αντώνης, υπήρξε και μια αιχμή για τα τρολ που
δήθεν έχει «στρατολογήσει» ο πρόεδρος Κυριάκος, με σκοπό να «δολοφονήσει» τον
λαοπρόβλητο βουλευτή Μεσσηνίας. Πάλι όμως τον πρόδωσε η μνήμη του, αφού θυμάμαι ότι
επί της ηγεσίας του, με την καθοδήγηση του τότε συνεργάτη του, Γιώργου Μουρούτη, είχε
συγκροτηθεί ένας «στρατός» από ανώνυμος λογαριασμούς που δεν έκαναν τίποτα άλλο από
το να ξεφτιλίζουν όποιον τολμούσε να ασκήσει κριτική στον Σαμαρά. Για παράδειγμα αν δεν με
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απατά η μνήμη μου, η ξακουστή «Ομάδα Αλήθειας» ήταν δημιούργημα του Μεσσήνιου, όπως
επίσης και κάτι sites όπως το antinews, πριν καταλήξει στον Φιλιππάκη της «Δημοκρατίας». Αν
λοιπόν υπάρχει ένας που δεν δικαιούται δια να ομιλεί για τρολ είναι ο αρχηγός Αντώνης, που
τα έβαλε κανονικά και με το νόμο στο Μαξίμου.
Τη Δευτέρα στη Βηρυτό ο Μητσοτάκης
Την ερχόμενη Δευτέρα, Θεού θέλοντος και κυβερνητικού αεροσκάφους επιτρέποντος, θα
πραγματοποιηθεί η αναβληθείσα επίσκεψη του προέδρου Μητσοτάκη στον Λίβανο. Αν το έχετε
ξεχάσει ο πρωθυπουργός είχε προγραμματίσει να ταξιδέψει προ ημερών (λίγα εικοσιτετράωρα
μετά την κατάπαυση του πυρός) στη Βηρυτό, ωστόσο ανέβαλε το ταξίδι, εξαιτίας βλάβης του
πρωθυπουργικού αεροπλάνου. Όπως σας είχα γράψει, στην ελληνική αποστολή θα μετέχει ο
Έλληνας ΥΠΕΞ Γιώργος Γεραπετρίτης και ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ Δημήτρης Χούπης. Πρόκειται
κατά κοινή ομολογία για μια επίσκεψη υψηλού συμβολισμού, καθώς ο αρχηγός Κυριάκος, είναι
ο πρώτος ηγέτης τρίτης χώρας -και δη μέλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης – που επισκέπτεται
την περιοχή. Με βάση την προ δεκαπενθημέρου ατζέντα ο Έλληνας πρωθυπουργός ήταν
προγραμματισμένο να συναντηθεί με τον πρωθυπουργό του Λιβάνου Najib Mikati, τον ΥΠΕΞ,
τον Αρχηγό των Ενόπλων Δυνάμεων Joseph Aoun και τον πρόεδρο της Βουλής Nabih Berri.
Αν και όπως σας έχω ξαναγράψει δεν είναι το φόρτε μου τα διπλωματικά, από μια καλή πηγή
έμαθα πως το γεγονός ότι ανάμεσα σε αυτούς που θα δει ο Μητσοτάκης θα είναι και ο Αρχηγός
των Ενόπλων Δυνάμεων, κρίνετε ως πολύ σημαντική εξέλιξη, δεδομένου ότι ο συγκεκριμένος
θα είναι εκτός συγκλονιστικού απροόπτου ο επόμενος πρόεδρος της χώρας. Πάντως, επειδή
εδώ τα θεωρούμε όλα εύκολα και κυρίως αυτονόητα, οφείλω να σας πω ότι η πρωθυπουργική
επίσκεψη της Δευτέρας στη Βηρυτό, αποτελεί τεράστια επιτυχία για την ελληνική διπλωματία,
αν σκεφτεί κανείς ότι οι μόνοι που έχουν πατήσει το πόδι τους μετά την πρόσφατη κατάπαυση
του πυρός είναι οι Αμερικανοί..
Στη Λακωνία με ατζέντα διεθνοποίησης
«Εντός έδρας» βρίσκεται χθες και σήμερα ο υπουργός Πιερρακάκης, καθώς έχει μεταβεί στη
γενέτειρά του, τη Λακωνία, ώστε να συμμετάσχει στη Σύνοδο των Πρυτάνεων η οποία
πραγματοποιείται στον Μυστρά. Ο υπουργός επί της Παιδείας και οι διοικήσεις των δημοσίων
ΑΕΙ θα έχουν την ευκαιρία να επιβεβαιώσουν για ακόμα μια φορά την άριστη σχέση που έχουν
οικοδομήσει, εν όψει των τεκτονικών αλλαγών που έρχονται το 2025 στην Τριτοβάθμια
Εκπαίδευση. Βλέπετε, τη χρονιά που ξεκινά σε λίγες ημέρες αναμένεται να συντελεστεί ένα
«big bang διεθνοποίησης» στην πανεπιστημιακή εκπαίδευση. Εκτός από τα παραρτήματα των
ξένων πανεπιστημίων που θα εγκατασταθούν στην Ελλάδα, το 2025 αναμένονται τα κοινά
μεταπτυχιακά προγράμματα των ελληνικών δημοσίων ΑΕΙ με μεγάλα ξένα πανεπιστήμια (ένα
πρόγραμμα που υποστηρίζεται από το υπουργείο Παιδείας με χρηματοδότηση τουλάχιστον 62
εκατ. ευρώ από το Ταμείο Ανάκαμψης), αλλά και οι ανακοινώσεις για τη δημιουργία
παραρτημάτων των ελληνικών πανεπιστημίων στο εξωτερικό. Ο υπουργός Πιερρακάκης έχει
τονίσει επανειλημμένα ότι η διεθνοποίηση θα έρθει κυρίως μέσα από τις δράσεις των δημοσίων
Πανεπιστημίων, έχοντας οικοδομήσει μια ειλικρινή και εξαιρετικά αποτελεσματική σχέση με τις
πρυτανικές αρχές όλων των ΑΕΙ της χώρας και διευκολύνοντας με κάθε τρόπο τα
προγράμματα που ενισχύουν την εξωστρέφειά τους.
Με δώρα στη Κρήτη ο Κυριάκος
Πρόωρο πάρτι γενεθλίων έκανε η θεία μου από τα Χανιά, που σε λίγες μέρες, «κλείνει» τα 84
και «μπαίνει» στα 85 χρόνια της συναρπαστικής ζωής της. Βλέποντας και κυρίως ακούγοντας
στα τοπικά κανάλια τον λατρεμένο της Κυριάκο, να υπόσχεται δρόμους, λιμάνια και
αεροδρόμια, λίγο έλειψε να φωνάξει τις φίλες της (όσες ζουν) για να χορέψουν πεντοζάλη. Τη
μεγαλύτερη χαρά η θεία μου, την ένιωσε απ’ ότι κατάλαβα, όταν άκουσε από τον Μητσοτάκη
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να λέει ότι κατά το αμέσως προσεχές διάστημα θα ξεκινήσει το έργο του ΒΟΑΚ. Μάλιστα,
επειδή έχει καταλάβει ότι δεν παρακολουθώ με τη δέουσα προσοχή τις ομιλίες του
πρωθυπουργού έσπευσε να μου επισημάνει ότι εξ όσων κατάλαβε ο δρόμος που θα φτιάξει ο
αρχηγός Κυριάκος, θα ξεκινά από την Κίσσαμο και θα τελειώνει στη Σητεία.
! Επειδή λοιπόν το έψαξα λίγο παραπάνω γιατί δεν σας κρύβω ότι εσχάτως έχω διαπιστώσει
κάτι μικροκενά στη μνήμη της θείας μου, κατάλαβα ότι η κυβέρνηση (και αναφέρομαι στο
κεντρικό μαγαζί) φαίνεται ότι αναγνώρισε για μια ακόμη φορά την ανάγκη να φτάσει ο ΒΟΑΚ
μέχρι και τη Σητεία. Στο πλαίσιο αυτό μελετά την επέκταση του οδικού άξονα με την υλοποίηση
και του τμήματος Άγιος Νικόλαος – Σητεία, προκειμένου να μπει τέλος στην απομόνωση του
ανατολικού νομού της Κρήτης.
Παρεμβάσεις στον παλιό ΒΟΑΚ
«Θέλω να κάνω μία ειδική μνεία -και επιτρέψτε μου εδώ, γιατί είναι κάτι το οποίο κάθε φορά με
συγκλονίζει- στα ζητήματα της οδικής ασφάλειας. Εμείς θα κοιτάξουμε, με την υπογραφή της
σύμβασης στο κομμάτι το οποίο αφορά ουσιαστικά τα Χανιά με τη Χερσόνησο, αλλά σε
επέκταση μέχρι την Κίσσαμο, να κάνουμε άμεσα παρεμβάσεις οδικής ασφάλειας για να
μπορέσουμε να κάνουμε αυτόν τον παλιό και ταλαιπωρημένο δρόμο όσο το δυνατόν πιο
ασφαλή». Η συγκεκριμένη αναφορά, του προέδρου Μητσοτάκη, που ήταν συναισθηματικά
φορτισμένη, εξαιτίας του πρόσφατου θανάτου του 17χρονου από την Κίσσαμο, ήρθε να
αναδείξει το μεγάλο πρόβλημα των τροχαίων, το οποίο βάζει σε πρώτη προτεραιότητα (όπως
φάνηκε) η κυβέρνηση. Μάλιστα, δίνει έμφαση στους οδηγούς των δίκυκλων που οδηγούν
χωρίς κράνος. Και επειδή η κατασκευή του ΒΟΑΚ, είναι αδύνατον να γίνει από τη μία μέρα
στην άλλη, η αρχηγός Κυριάκος, προανήγγειλε παρεμβάσεις στο υφιστάμενο οδικό δίκτυο.
Όπως σας έχω πει, ο ΒΟΑΚ, αποτελεί προσωπικό στοίχημα για τον πρωθυπουργό που δεν
σκοπεύει να το χάσει!
Το καρφί για τα έργα στη Κρήτη
Σας έγραψα προ ημερών ότι ο πρόεδρος Μητσοτάκης μετά το Μετρό της Θεσσαλονίκης έχει
βάλει στόχο να επισπεύσει πέντε έξι μεγάλα έργα μέχρι τις εκλογές του ’27. Ανάμεσα σε αυτά
είναι το αεροδρόμιο στο Καστέλλι που κατασκευάζει η ΤΕΡΝΑ του Περιστέρη, το Πάτρα –
Πύργος που είναι όλοι οι εργολάβοι και η επέκταση του Μετρό προς Καλαμαριά που την
«τρέχει» η AKTOR του Εξάρχου. Με αφορμή τα παραπάνω να σας πω ότι το καρφί που έριξε
ο αρχηγός Κυριάκος, σε σχέση με τα ανύπαρκτα έργα υποδομής σε επίπεδο Κρήτης, ήταν
πέρα ως πέρα δικαιολογημένο. Βλέπετε το ΠΑΣΟΚ απολάμβανε τα υψηλά ποσοστά στη
Λεβεντογέννα χωρίς ωστόσο να έχει δρομολογήσει ούτε ένα μεγάλο έργο. Μέσα σε πέντε
χρόνια ο Μητσοτάκης έκανε, ότι δεν έκαναν οι προηγούμενες κυβερνήσεις επί 45 χρόνια.
Πέφτει το ΠΑΣΟΚ στις φρέσκιες δημοσκοπήσεις
Από κάτι φίλους δημοσκόπους πληροφορήθηκα ότι στις φρέσκιες δημοσκοπήσεις που
αναμένεται να δουν τις επόμενες μέρες το φως της δημοσιότητας, προκύπτει μια ελαφρά
πτώση στα ποσοστά του ΠΑΣΟΚ. Αυτό σημαίνει ότι η δυναμική που ανέπτυξε μετά την
επανεκλογή του στην ηγεσία του Κινήματος ο πρόεδρος Ανδρουλάκης, έχει αρχίσει να χάνεται!
Με δεδομένο ότι και ο νέος ΣΥΡΙΖΑ κινείται μεταξύ φθοράς και αφθαρσίας, δυσκολεύομαι να
προβλέψω από ποιον θα χάσει (όταν θα έρθει εκείνη η ώρα) ο Μητσοτάκης.
Ήρωας των gay ο πρώην σύζυγος της πρέσβειρας
Η νέα πρέσβειρα των ΗΠΑ στην Αθήνα κυρία Kimberly ήταν παντρεμένη 2001-2006 με τον
Gavin Newsom ο οποίος θεωρείται ήρωας στο γκέι κίνημα διότι το 2004 στα ξαφνικά, όπως
μου είπαν, επέτρεψε τους γάμους ομόφυλων στην Καλιφόρνια, εξέλιξη που είχε ως συνέπεια
να γίνει της τρελής για 29 μέρες μέχρι που τους ακύρωσε το Supreme Court. Η καλή πηγή μου,
που παρακολουθεί τα πάντα για λογαριασμό μου, φρόντισε να μου στείλει και ένα σχετικό link,
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με δημοσίευμα εκείνης της περιόδου. Και θα μου πείτε πώς σου ήρθε τώρα να μας γράψεις για
τον ήρωα των gay στην Καλιφόρνια; Ειλικρινά δυσκολεύομαι να σας απαντήσω, αφού όπως
σας έγραψα και χθες, εδώ και δύο μέρες προσπαθώ να ηρεμήσω και να κοιμηθώ, που
παραδέχομαι ότι δεν είναι και τόσο εύκολο, αφού η πρόταση Τραμπ, μου έχει προκαλέσει ένα
φτερούγισμα στην ταλαιπωρημένη μου καρδιά.
Ο «ομιλάρχης» που ζήτησε 80 εκατ. ευρώ από τον «καναλάρχη»
Η πληροφορία είναι τσεκαρισμένη από κάθε πλευρά γι’ αυτό και αποφάσισα να τη
δημοσιοποιήσω. Σύμφωνα με κάτι καλές μιντιακές πήγες, πασίγνωστος καναλάρχης, που θέλει
να επεκταθεί γενικώς στα media, βολιδοσκόπησε τις προθέσεις και κατ’ επέκταση τις
απαιτήσεις επίσης γνωστού «ομιλάρχη». Ο τελευταίος που δείχνει διάθεση να πουλήσει,
φέρεται να ζήτησε περί τα 80 εκατ. ευρώ από τον επίδοξο αγοραστή, αφήνοντάς τον ανάσκελα
να προσπαθεί να ξεπεράσει το σοκ της σχετικής αξίωσης.
Το ραντεβού Καραμανλή – Αγγελούδη 
Ότι δεν έκανε από το 2009 μέχρι και πριν από έξι μήνες, ο Καραμανλής ο Β´, αποφάσισε να το
κάνει μέσα σε έξι μήνες, υποδηλώνοντας παρών (όπως και ο Σαμαράς) στην προσπάθεια
αποδόμησης του πρόεδρου Μητσοτάκη. Και ενώ δεν είχε πατήσει το πόδι του επί δεκαπέντε
χρόνια στο δημαρχείο της Θεσσαλονίκης, χωρίς να υπάρχει ιδιαίτερος λόγος, μάθαμε ότι την
ερχόμενη Δευτέρα, ο καπνέμπορος Καραμανλής θα συναντηθεί με τον Δήμαρχο Θεσσαλονίκης
Στέλιο Αγγελούδη. Με αυτά και κάτι αλλά που μαθαίνω αρχίζω να πιστεύω ότι ο πρώην
πρωθυπουργός, προΐσταται ενός σχεδίου που ακόμη δεν το έχουμε εντοπίσει σε όλη του την
έκταση. Ένα μόνο θα σας πω. Ότι κάτι μου μοιάζει σαν προσπάθεια να στηθεί η Λέγκα του
Βορρά.
Η Κεραμέως και το ταξίδι στη Νέα Υόρκη 
Από τη γνωστή (πλέον) περιφερειακή πηγή που διαθέτω στο Μαξίμου, έμαθα ότι αφορμή για
το «μπλόκο» στα αδικαιολόγητα ταξίδια των υπουργών, στάθηκε η παρουσία των Σταϊκούρα –
Κεραμέως στη Νέα Υόρκη, προκειμένου να μετέχουν στο συνέδριο της Capital Link. Όπως
κατάλαβα ο πρόεδρος Μητσοτάκης, έκρινε αδικαιολόγητη την εκεί παρουσία τους, με
αποτέλεσμα να βρει την ευκαιρία και να βάλει φρένο στις χωρίς λόγο βόλτες των κυβερνητικών.
Ήδη δόθηκε εντολή στον Μυλωνάκη να ενημερώσει σχετικώς τους ενδιαφερόμενους,
μεταφέροντας μαζί με την ενημέρωση και την ενόχληση του αρχηγού Κυριάκου.
Επιστρέφει (εντός των ημερών) ο Αυγενάκης
Με αφορμή την επίσκεψη του προέδρου Μητσοτάκη στην Κρήτη, έφτασε στα υπερήφανα
αυτάκια μου, μια πληροφορία που σχετίζεται με τη ΝΔ και τη Λεβεντογέννα. Πρόκειται για μια
είδηση (από τις σχετικώς αναμενόμενες) που θέλει τον ανεξάρτητο βουλευτή Λευτέρη
Αυγενάκη να επιστρέφει εντός της επόμενης εβδομάδας στο γαλάζιο μαντρί. Ο ίδιος μιλάει για
τη Δευτέρα, αλλά από κάτι περιφερειακές πηγές που διαθέτω στο κυβερνών κόμμα, δεν
αποκλείω το ενδεχόμενο να καθυστερήσει δυο τρεις μέρες (άντε βαριά πέντε) ο
επαναπατρισμός του πρώην υπουργού στο κυβερνών κόμμα. Άλλωστε εδώ που τα λέμε, όλο
αυτό το διάστημα που βρίσκεται εκτός Κ.Ο., συμπεριφέρεται σαν κανονικό μέλος της.
Θα γίνει ποτέ κάποια επίσημη ανακοίνωση για τον Τειρεσία;
Μάλλον έγινε «ντόρος» με τις αποκαλύψεις μας για τον Τειρεσία και ταράχθηκαν τα νερά.
Αρχικά, στελέχη της Τειρεσίας με αφορμή το δημοσίευμά μας, έσπευσαν να διαμηνύσουν προς
πάσα κατεύθυνση ότι δεν πρόκειται για πώληση, αλλά για συζητήσεις για εμπορική συνεργασία
με εξειδικευμένους αντίστοιχους οργανισμούς του εξωτερικού. Το ίδιο είπαν και μερικά
υψηλόβαθμα στελέχη των τεσσάρων συστημικών τραπεζών. Αν λοιπόν, δεν υπήρξε ποτέ
διαγωνιστική διαδικασία για πώληση ποσοστού της Τειρεσίας, τότε γιατί έχει εντολή η
McKinsey Ελλάδος να στείλει επιστολές εκδήλωσης ενδιαφέροντος σε διαγωνιστική διαδικασία
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απόκτηση μετοχών της Τειρεσίας; Γιατί έχει ανατεθεί στην AXIA η αποτίμηση της Τειρεσίας;
Γιατί έχουν γίνει παρουσιάσεις της Τειρεσίας από στελέχη της σε στελέχη των ICAP/CRIF,
Cerved, Equifax (SHUFA, Experian δεν έδειξαν ενδιαφέρον), στις οποίες παρουσιάστηκαν και
τα οικονομικά στοιχεία και οι προβλέψεις τους; Ισχύει ότι υπήρχε προθεσμία στις 2 Δεκεμβρίου
για την υποβολή μη δεσμευτικών προσφορών από τους ενδιαφερόμενους για οικονομική και
επιχειρηματική πρόταση για την επόμενη μέρα της Τειρεσίας; Όλα τα αυτά συνάδουν σε
προσπάθεια εμπορικής συνεργασίας ή εξαγοράς ποσοστού;
! Αν όλα ήταν απλά σε επίπεδο μιας εμπορικής συμφωνίας, τότε γιατί έχει πραγματοποιηθεί
συνάντηση με πρωτοβουλία της Αλαμπάση, της γραμματείας ιδιωτικού χρέους, με τη
συμμετοχή στελεχών της Τειρεσίας και ενδεχομένως και των τραπεζών για την παροχή
διευκρινίσεων και εξηγήσεων; Εξακολουθεί και παραμένει ακέραιο το ερώτημα: Πώς πωλείται
έστω και ένα τοις χιλίοις των μετοχών της Τειρεσίας όταν ο ιδρυτικός νόμος καθώς και όλες οι
γνωστοποιήσεις/αποφάσεις τις Αρχής Προστασίας Δεδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα,
αναφέρουν ξεκάθαρα ότι μέτοχοι της Τειρεσίας μπορούν να είναι μόνο και αποκλειστικά τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα τα οποία εποπτεύονται από την ΤτΕ, τα οποία είναι πηγές και
παραλήπτες των πληροφοριών;
Στα επόμενα επεισόδια αναμένουμε επίσημες δηλώσεις για το αν πωλείται έστω και το 1% της
Τειρεσίας και με ποιους όρους, γιατί αυτός ο νευραλγικός οργανισμός διαχειρίζεται τα δεδομένα
των Ελλήνων πολιτών και επιχειρήσεων και δεν θα έπρεπε να κωφεύει κανείς αρχής
γενομένης της κυβέρνησης, της ΤτΕ και των διοικήσεων των συστημικών τραπεζών. Κάθε
ανακοίνωση, απάντηση ή σχόλιο σε όλα αυτά, δεκτά από τη στήλη μας.
Έρχονται μεγαλύτερες μειώσεις επιτοκίων 
Πολιτική κρίση στον «πυρήνα» της ευρωζώνης και απειλή εμπορικού πολέμου με τις ΗΠΑ,
άφησαν ανοιχτή την πόρτα για μεγαλύτερες μειώσεις των επιτοκίων του ευρώ το 2025. Στη
χθεσινή, τελευταία συνεδρίασή της για το 2024, η ΕΚΤ προχώρησε σε μείωση του επιτοκίου
του ευρώ κατά 0,25 της μονάδας, όπως αναμενόταν. Όμως, 5 από τα 26 μέλη του ΔΣ της ΕΚΤ,
επέμεναν αρχικά για μείωση επιτοκίων κατά μισή μονάδα και το σκεπτικό τους ήταν ότι η
οικονομία θα αναπτυχθεί λιγότερο από το ήδη αναθεωρημένο προς τα κάτω ποσοστό του
1,1% το επόμενο έτος, εάν η νέα κυβέρνηση του Ντόναλντ Τραμπ προχωρήσει στην επιβολή
δασμών, όπως έχει απειλήσει προεκλογικά.
Η θεραπεία για Γαλλία και Γερμανία
Η πολιτική αναταραχή στη Γαλλία (σήμερα το πρωί αναμένουμε τις ανακοινώσεις Μακρόν για
τον νέο πρωθυπουργό), συνεπεία της οποίας το κόστος δανεισμού της κινήθηκε υψηλότερα
από τα επίπεδα στα οποία δανείζεται η Ελλάδα, αποτελούν μία τρανταχτή αφορμή για να
αναδειχθεί το success story της Ελλάδας. «Το success story της Ελλάδας αψηφά τους
καταστροφολόγους και τις Κασσάνδρες του 2015, τη χρονιά που η Ελλάδα φλέρταρε σύντομα
με την έξοδό της από το ευρώ, με κυβέρνηση τη λαϊκιστική αριστερά του ΣΥΡΙΖΑ. Αντί να
υποφέρει στη «φυλακή του χρέους», καταδικασμένη σε μόνιμη λιτότητα και φτώχεια, όπως
προέβλεπε το 2015 ο τότε υπουργός Οικονομικών Γιάνης Βαρουφάκης, η ελληνική οικονομία
όχι μόνο κατάφερε να αναπτυχθεί ταχύτερα από τον μέσο όρο της ευρωζώνης, αλλά πέτυχε
επίσης τα πρωτογενή πλεονάσματα προϋπολογισμού που απαιτούσαν οι πιστωτές της στα
προγράμματα διάσωσης». Αυτά γράφουν οι FT και ο αρθρογράφος Chris Giles. Ο οποίος,
δηκτικά σημειώνει πως είναι καιρός η Γαλλία και η Γερμανία να εφαρμόσουν τη θεραπεία που
σύστηναν πριν από μια δεκαετία στις χώρες που υποτιμητικά αποκαλούνταν «περιφέρεια» της
Ευρώπης.
Η στήριξη του Φορέα Ακινήτων
Εν αναμονή των ανακοινώσεων για τις παρεμβάσεις της κυβέρνησης στις τράπεζες που θα
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γίνουν από τον πρωθυπουργό, Κυριάκο Μητσοτάκη, την Κυριακή, σημαντικές εξελίξεις
αναμένονται (και ίσως ανακοινωθούν και αυτές την Κυριακή) στο σκέλος του Φορέα Ακινήτων.
Ο διαγωνισμός στην τελική του φάση έχει μείνει παγωμένος εδώ και κάποιο καιρό. Και ο λόγος
είναι ότι εξελίσσονταν συζητήσεις με τις τράπεζες, οι οποίες κλήθηκαν να συνδράμουν για να
μην μείνει στα χαρτιά ο Φορέας και να γλυτώσουν τις εξώσεις χιλιάδες ευάλωτα νοικοκυριά.
Δεδομένου ότι τα επόμενα 3 – 4 χρόνια αναμένεται ότι ετησίως θα λαμβάνουν χώρα 10.000 –
12.000 πλειστηριασμοί και υπολογίζεται ότι 30.000 – 50.000 σπίτια ευάλωτων θα βρεθούν
δυνητικά αντιμέτωπα με τον κίνδυνο πλειστηριασμού. Όπως μαθαίνω, πολύ πριν γίνει ο
ντόρος με τις προμήθειες (και πριν με την έκτακτη φορολόγηση των τραπεζικών κερδών),
κυβέρνηση και τράπεζες είχαν μπει σε συζητήσεις ώστε οι τράπεζες να στηρίξουν το
εγχείρημα, αφού οι ξένοι επενδυτές δεν ήταν διατεθειμένοι να αναλάβουν μόνοι τους το ρίσκο
και θέμα κρατικών εγγυήσεων δεν έπαιζε. Αυτές τις ημέρες, λοιπόν, θα ληφθούν οι τελικές
αποφάσεις για το πώς θα στηρίξουν οι τράπεζες τον Φορέα. Θα συμβάλουν στο μετοχικό
κεφάλαιο του Φορέα ή θα παρέχουν δανεισμό στον επενδυτή (ή το σχήμα επενδυτών) που θα
αναδείξει ο διεθνής διαγωνισμός για την ανάληψη του έργου; Όπως μαθαίνω, βάσει των
συζητήσεων που έχουν κάνει τράπεζες, έχει υπολογιστεί ότι σε πρώτη φάση ο Φορέας θα
μπορεί να αποκτήσει 2.000 – 2.500 κατοικίες ευάλωτων νοικοκυριών που θα πτωχεύσουν.
Πάντως, μαθαίνω ότι στο ενδιάμεσο πρόγραμμα προστασίας της πρώτης κατοικίας ευάλωτων
νοικοκυριών μέχρι τη σύσταση του Φορέα, έχουν ενταχθεί, κατόπιν αίτησής τους, 300
οφειλέτες.
Εν αναμονή του ΦΕΚ για τον Ηρακλή
Μέχρι το τέλος του έτους αναμένεται το ΦΕΚ για τις εγγυήσεις του «Ηρακλή ΙΙΙ» που θα
πιστοποιούν την αποαναγνώριση των κόκκινων δανείων από τον ισολογισμό της Attica Bank,
έτσι ώστε ο δείκτης NPE που θα αποτυπωθεί στα αποτελέσματα του 2024 να κινείται κάτω του
3%. Οι δύο τιτλοποιήσεις κόκκινων δανείων της Τράπεζας (Domus της Attica Bank και
Rhodium της Παγκρήτιας) αγοράστηκαν από την Davidson Kempner. Τη διαχείριση, ακούω,
πήρε η doValue. Η οποία, μαθαίνω, ανέλαβε και τη διαχείριση των χαρτοφυλακίων Alphabet
της PQH. Επιστρέφοντας στην Αttica Bank, η υπαγωγή του χαρτοφυλακίου Domus στον
«Ηρακλή ΙΙΙ» κόστισε σε προβλέψεις περίπου 385 εκατ. ευρώ. Μαζί με έξοδα 9,7 εκατ. ευρώ
για έργα στο πλαίσιο της συγχώνευσης με την Παγκρήτια Τράπεζα, το καθαρό αποτέλεσμα για
τον όμιλο της Attica Bank ήταν ζημιογόνο κατά 343,3 εκατ. ευρώ. Σημειώνεται ότι οι ζημίες της
Παγκρήτιας για το χαρτοφυλάκιο Rhodium, δεν επιβάρυναν το αποτέλεσμα, αλλά πέρασαν
στην καθαρή θέση της νέας Τράπεζας, συνεπεία της συγχώνευσης.
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Γιατί ξαφνικά όλοι θέλουν ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, τα λονδρέζικα σαλόνια της Metlen, ο Λαβράνος
και τα πρόστιμα των 25 εκατ., ο τραπεζίτης και το ΥΠΟΙΚ, ποιος εφοπλιστής έδωσε 11
εκατ. ευρώ για ένα διαμέρισμα, το κάλεσμα των Coustas και o καβγάς του πολιτικού με
την πλατινομαλλούσα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Γιατί ξαφνικά όλοι θέλουν ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
Αγαπητοί αναγνώστες προφανώς άπαντες έχετε ενημερωθεί για τις αγοραπωλησίες μετοχών
της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ που έγιναν την Τετάρτη.
Πωλητής ήταν το Latsco family Office και αγοραστές μεταξύ άλλων 5 μεγάλα Funds, το
αφεντικό της εισηγμένης Γιώργος Περιστέρης και αλλά κορυφαία στελέχη.
Επιπρόσθετα χθες έγιναν επιπλέον, μεταβιβάστηκαν σε 3 πακέτα 450.000 μετοχές και πάλι
στην τιμή των 18,00 ευρώ που όμως δεν είχαν σχέση με την μετοχική θέση της κ. Μαριάννας
Λάτση.
Όμως έμαθα μια σημαντική είδηση.
Χθες το πρωί υπήρξε μεγάλο ενδιαφέρον από θεσμικούς επενδυτές για αγορά επιπλέον 1,2
εκατ. μετοχών.
Για την ακρίβεια χρηματιστές ζήτησαν για λογαριασμό πελατών τους 1,2 εκατ. μετοχές στην
τιμή των 18 ευρώ, ζήτηση που όμως δεν ικανοποιήθηκε.
Το Latsco family Office, έμαθα ότι απέκλεισε το ενδεχόμενο να πουλήσει επιπλέον μετοχές, με
την φράση «δεν πουλάμε άλλες».
Ξαφνικά αγαπητοί αναγνώστες η ζήτηση για την ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ είναι τόσο μεγάλη που πλέον δεν
υπάρχουν πωλητές.
Το γεγονός ότι ο ίδιος ο Γιώργος Περιστέρης, βγήκε στην αγορά και αγόρασε περίπου 600.000
μετοχές της εταιρείας του, έδωσε το σήμα στην διεθνή και ελληνική επενδυτική κοινότητα ότι η
μετοχή έχει λαμπρό μέλλον.
Φυσικά εμείς σας τα λέμε εδώ και περίπου 6 μήνες.
Χθες η μετοχή υποχώρησε ελαφρά στα 18,46 ευρώ με συνολικό όγκο συναλλαγών τα 690.000
χαρτιά.
Metlen: Στα λονδρέζικα σαλόνια
Το χθεσινό ράλι στην Metlen δεν με αιφνιδίασε.
Και τούτο διότι διάβασα με προσοχή την έκθεση της CITI σύμφωνα με την οποία η μετοχή του
Βαγγέλη Μυτιληναίου είναι ανάμεσα στα Top picks το 2025.
Οι αναλυτές της Αμερικάνικης επενδυτικής τράπεζας εκτιμούν ότι η εταιρεία αναμένεται να έχει
τη δεύτερη καλύτερη μετοχική επίδοση μεταξύ των εταιρειών που καλύπτει η επενδυτική
τράπεζα.
Μαζί με τη Metlen, η Citi τοποθετεί και άλλες δύο εταιρείες του FTSE 100 στο 2025 Top 3: της
Antofagasta ($22δις. κεφαλαιοποίηση) και της Fresnillo (>$6δισ. κεφαλαιοποίηση).
Η Citi διατηρεί αμετάβλητη την Τιμή-Στόχο της Metlen στα €46, και ως εκ τούτου αναμένει ένα
upside της τάξης του 40%, το επόμενο διάστημα.
Not bad, για την μετοχή που φιλοδοξεί να μπει στα μεγάλα Λονδρέζικα σαλόνια δηλαδή στον
δείκτη FTSE100 εντός της επόμενης χρονιάς.
Ο Μυλωνάς, ο τραπεζίτης και το υπουργείο Οικονομικών
Όταν στις 11 Δεκεμβρίου έγραφα για τον επικείμενο ανασχηματισμό, την πιθανή μετακίνηση
του Κωστή Χατζηδάκη στο ΥΠΕΞ και τα σενάρια για το ποιος θα μπορούσε να γίνει υπουργός
Οικονομικών, δεν περίμενα ότι θα σηκώσω τόση σκόνη.
Όχι γιατί «παίζει» το όνομα του Κυριάκου Πιερρακάκη, αλλά κυρίως γιατί στο παιχνίδι έχει μπει
και ένας τραπεζίτης, φίλος του Κυριάκου Μητσοτάκη.
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Έσπασαν τα τηλέφωνα από φίλους και «περίεργους» που με έπαιρναν για να τους
αποκαλύψω το μεγάλο μυστικό. Ποιος δηλαδή είναι ο τραπεζίτης που συζητιέται για νέος
υπουργός Οικονομικών.
Ομολογουμένως με έφεραν σε δύσκολη θέση διότι έγραψα και το όνομα του Παύλου Μυλωνά
της Εθνικής, ο οποίος είναι γνωστό ότι διατηρεί σχέσεις με τον πρωθυπουργό.
Η απάντησή μου ήταν σταθερή: Εκτός από τον Μυλωνά υπάρχουν κι άλλοι τραπεζίτες που
χαίρουν της εκτίμησης του πρωθυπουργού…
Τι το ‘θελα;
Ολοι άρχισαν να αναρωτιούνται για τον τραπεζίτη που πλησιάζει στο κτίριο της πλατείας
Συντάγματος.
Και όλα τα ονόματα έπεσαν στο τραπέζι, με τους υποστηρικτές του ενός ή του άλλου να
απαριθμούν τα προσόντα τους.
Εγώ θα τους έλεγα να μη βιάζονται.
Και ο Κωστής Χατζηδάκης είναι ικανός και πολύτιμος και μπορεί να να μη φύγει, και η επιλογή
ενός εξωκοινοβουλευτικού μπορεί να μην «τραβήξει», αλλά και γιατί ο Μητσοτάκης αρέσκεται
στις εκπλήξεις.
Μπορεί, δηλαδή να φέρει στο υπουργείο Οικονομικών έναν τραπεζίτη και να… τρίβετε τα μάτια
σας…
Ο Λαβράνος και τα πρόστιμα των 25 εκατ.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών έχουν αρχίσει να καταφθάνουν ήδη οι μηνύσεις που έχει
υποβάλει η φορολογική διοίκηση κατά του πρωταγωνιστή του σκανδάλου των υποκλοπών
Γιάννη Λαβράνου για τα εικονικά τιμολόγια που έχουν εκδώσει και έχουν λάβει οι εταιρείες του,
ΕΛΕΚΤΡΟΥΜ ΤΕΚΝΟΛΟΤΖΙΣ, Ιονική Τεχνολογική και KRIKEL το διάστημα 2013 -2023.
Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, τα ποσά των εν λόγω τιμολογίων είναι δυσθεώρητα και ήδη
τα οριστικά φύλλα ελέγχου που έχουν εκδώσει η Υπηρεσία Ερευνών και Διασφάλισης
Δημοσίων Εσόδων Αττική και τα Ελεγκτικά Κέντρα περιλαμβάνουν καταλογισμούς σε βάρος
του Λαβράνου και των εταιρειών του, που ξεπερνούν αθροιστικά τα 25 εκατ. ευρώ!
Πιθανότατα, ακόμη και εντός του Δεκεμβρίου η Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών θα στείλει τις
υποθέσεις του Λαβράνου στον Οικονομικό Εισαγγελέα και ακολούθως στην Αρχή
Καταπολέμησης της Νομιμοποίησης Εσόδων από Εγκληματικές Δραστηριότητες (κάτι που
επιτάσσει η νομοθεσία στις σχετικές περιπτώσεις).
Από τη στιγμή που θα γίνει αυτό, ο επιχειρηματίας θα περάσει το κατώφλι της εισαγγελίας για
να απολογηθεί.
Αλλά και ο Φέλιξ Μπίτζιος, ο κουμπάρος του Λαβράνου και συμπρωταγωνιστής του στο
σκάνδαλο των υποκλοπών – ως μέτοχος του 35% της Intellexa – έχει έρθει και αυτός
αντιμέτωπος με την φορολογική διοίκηση.
Του βεβαιώθηκε σημαντικό ποσό φόρου, διότι επί σειρά ετών δήλωνε ψευδώς φορολογικός
κάτοικος εξωτερικού.
Και στην περίπτωσή του, οι πληροφορίες αναφέρουν πως η Διεύθυνση Επίλυσης Διαφορών
του απέρριψε την ενδικοφανή προσφυγή, αναγνωρίζοντας τα όσα βεβαίωσαν οι φορολογικές
υπηρεσίες.
Το ποσό του φόρου και των προστίμων που θα πληρώσει ο Μπίτζιος δεν το γνωρίζουμε.
Αυτό που μας είπαν πως αρκεί για να αγοραστούν δύο μεγάλα διαμερίσματα στην Κηφισιά.
Το πρόστιμο αυτό είναι μια ακόμη έγνοια για τον Φέλιξ, ο οποίος βρίσκεται ήδη στο
μικροσκόπιο των τραπεζικών ιδρυμάτων σε Ελλάδα και Κύπρο, καθώς έχει μπει στην «μαύρη
λίστα» των κυρώσεων του αμερικανικού Υπουργείου Οικονομικών και οι τράπεζες οφείλουν να
υποβάλουν Suspicious Activity Reports (SARs) για κάθε κίνηση λογαριασμού του ιδίου και
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των εταιρειών του.
Παπαγαρυφάλλου: H Alpha σε ετοιμότητα
Το μήνυμα ότι η Alpha Bank έχει προετοιμαστεί για τις επικείμενες μειώσεις επιτοκίων της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, έστειλε ο αναπληρωτής διευθύνων σύμβουλος της
τράπεζας Λάζαρος Παπαγαρυφάλλου από το συνέδριο Capital Link Forum.
Έχοντας ενισχύσει την ανθεκτικότητα του ισολογισμού της, και με επιταχυνόμενη δυναμική στα
έσοδα από εργασίες διαχείρισης περιουσίας για διαφοροποιημένα προϊόντα που
υποστηρίζονται και από τη συνεργασία με την UniCredit, η Alpha Bank προσδοκά αύξηση
κερδών και ισχυρή δημιουργία κεφαλαίου για τη δημιουργία μεγαλύτερης αξίας στους
μετόχους.
Πρόσθεσε, επίσης, ότι η Alpha Bank έχει ισχυρή διείσδυση σε πελατειακές ομάδες που
αναζητούν επενδυτικά προϊόντα και υπηρεσίες διαχείρισης περιουσίας, και έτσι θα επωφεληθεί
από αναπτυξιακές μελλοντικές τάσεις όπως είναι η αύξηση των διαθέσιμων εισοδημάτων, η
οικονομικός εγγραμματισμός και η σταδιακή μείωση της εξάρτησης από το δημόσιο
ασφαλιστικό σύστημα.
Σχετικά με την πολυσυζητημένη στεγαστική πίστη, σχολίασε ότι χρειάζονται επιπλέον
πρωτοβουλίες τόσο για την ενίσχυση της ζήτησης όσο και της προσφοράς, ενώ υπογράμμισε
ότι η Alpha Bank είναι σε ετοιμότητα για να προχωρήσει σε χρηματοδοτήσεις.
Ο κ. Παπαγαρυφάλλου στάθηκε και στη συνεργασία με την UniCredit, σημειώνοντας ότι αυτή
αποτελεί ένα καινοτόμο και επιτυχημένο παράδειγμα συνεργασίας.
Τέτοιου είδους συνεργασίες μπορούν να προωθήσουν αποτελεσματικότερα την ευρωπαϊκή
τραπεζική ολοκλήρωση και την καινοτομία, ανέφερε.
Σιάμισιης: Είμαστε η γαλοπούλα στο τραπέζι
Ιδιαίτερα κεφάτος και… χριστουγεννιάτικος ήταν την Πέμπτη το βράδυ ο διευθύνων σύμβουλος
της Helleniq Energy, Ανδρέας Σιάμισιης κατά τη διάρκεια εκδήλωσης.
Και γι’ αυτό άλλωστε πέταξε και μια ατάκα που έκανε πολλούς να γελάσουν.
Ερωτώμενος σχετικά με επερχόμενο placement δημοσίου και ομίλου Λάτση που θα γίνει εντός
του 2025 είπε: «Είμαστε η γαλοπούλα στο τραπέζι», προφανώς θέλοντας να δείξει το
ενδιαφέρον που θα υπάρξει.
Τόνισε δε ότι για το placement δεν το γνωρίζει η διοίκηση της εταιρείας «αλλά είναι απόφαση
των μετόχων και θα τη μάθουμε στο μέλλον».
Ωστόσο τόνισε ότι χρειάζεται 6-8 μήνες να ολοκληρωθεί η συμφωνία που θα αυξήσει την αξία
της εταιρείας αφού για πρώτη φορά θα ενοποιηθούν τα μεγέθη της Elpedison στην Helleniq
Energy.
«Θα αναδειχθούν αξίες που θα ενισχύσουν τον όμιλο» τόνισε σημειώνοντας ότι θα ήταν λογικό
ένα placement να γίνει αργότερα.
Επίσης, είπε ότι το μισό από το έσοδο από την πώληση της ΔΕΠΑ θα επιστραφεί στους
μετόχους σε μέρισμα
Ελένη Βρεττού (Attica Bank): Τα αποτελέσματα και ο στόχος του 2025
Ιστορική η χθεσινή ανακοίνωση των αποτελεσμάτων της Attica Bank, τα πρώτα αποτελέσματα
μετά τη συγχώνευση με την Παγκρήτια και τη δημιουργία του 5ου τραπεζικού πόλου.
Η τράπεζα στο 9μηνο κατέγραψε επαναλαμβανόμενα λειτουργικά κέρδη (προ προβλέψεων)
ύψους €27,3 εκατ. έναντι €11,5 εκατ. την αντίστοιχη συγκριτική περίοδο.
Σε επίπεδο εννεαμήνου, η Attica Bank παρουσίασε αύξηση κατά 33% στα επαναλαμβανόμενα
λειτουργικά έσοδα του Ομίλου σε ετήσια βάση, τα οποία διαμορφώθηκαν στα €86,2 εκατ.
έναντι €64,7 εκατ. την αντίστοιχη περίοδο του 2023.
Τα καθαρά έσοδα από τόκους ανήλθαν στα €64,6 εκατ., καταγράφοντας άνοδο κατά 25%.
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Στέκομαι στη δήλωση της CEO της Attica Bank, Ελένης Βρεττού, η οποία είπε: «Στόχος το
2025 είναι να ολοκληρώσουμε και τη λειτουργική συγχώνευση, ώστε να επιτύχουμε τόσο τις
προσδοκώμενες συνέργειες και εξοικονόμηση κόστους λειτουργίας, όσο και να προσφέρουμε
στους πελάτες μας μια ενιαία εμπειρία, κοινά ανταγωνιστικά προϊόντα και να συνεχίζουμε να
στηρίζουμε με ολοκληρωμένες λύσεις τόσο την ιδιωτική όσο και την επιχειρηματική τους
δραστηριότητα».
Οι 3 υπουργοί που «έσπασαν» τα τηλέφωνα
Τρεις υπουργοί μου λένε πως «έσπασαν» χθες τα τηλέφωνα μόλις «έπεσε» το σύρμα.
Κάποιος από το ΥΠΕΝ (υποπτεύομαι η υφυπουργός Αλεξάνδρα Σδούκου ή ο γενικός
γραμματέας Ενέργειας Αριστοτέλης Αϊβαλιώτης) πήρε γρήγορα είδηση ότι στη διεθνή
παρουσίαση της ExxonMobil στην οποία αναλύθηκε το   νέο στρατηγικό 2025-2030, δεν
υπήρχε αναφορά στις γεωτρήσεις στην Ελλάδα.
Κάποιοι κατέβασαν και το pdf της παρουσίασης.
Πάλι τίποτα.
Ακολούθησαν πυκνά τηλεφωνήματα: Ο ΥΠΕΝ Θόδωρος Σκυλακάκης στον ΥΠΕΞ Γιώργο
Γεραπετρίτη και στον ΥΠΟΙΚ Κωστή Χατζηδάκη και κατόπιν όπως μου είπαν έγινε και ένα
σύντομο zoom call.
Όλοι τους απέκλεισαν το γεγονός να έμεινε η Ελλάδα «στην απέξω» που λένε, αφού όπως
είναι γνωστό αυτά έχουν μιληθεί σε «παραπάνω επίπεδο» όπως πλέον γνωρίζουμε όλοι.
Ένας από τους τρεις  ανέλαβε να ξεδιαλύνει την κατάσταση.
Δεν τους άκουσα πάντως ανήσυχους, γεγονός πολύ ενθαρρυντικό…
Για την ιστορία αναφέρω πως η EXXONMOBIL, στοχεύει σε άνοδο παραγωγής της τάξης του
18% με επενδύσεις 28-33 δισ. δολαρίων ετησίως ως το 2030.
Σχεδόν 200 δις επενδύσεων σε μια 6ετία.
Καθόλου άσχημα, αφού και ο νέο – επανεκλεγείς Ντόναλντ Τραμπ πιστεύει πολύ στη
βιομηχανία του πετρελαίου και δεν πολυσυμπαθεί τις ΑΠΕ….
Quiz: Ο manager, τα deals και ο γκρινιάρης επιχειρηματίας
Επιχειρηματίας πολύ δυναμικός και πολύ επιτυχημένος στις αγοραπωλησίες (σ.σ. ίσως ο πιο
επιτυχημένος μπίζνεσμαν σε αυτό τον τομέα τα τελευταία 15 χρόνια), πήρε στο τηλέφωνο ένα
επίσης δυναμικό πρόσωπο που έχει στενές σχέσεις με το Μέγαρο Μαξίμου αλλά δεν
κατοικοεδρεύει σε αυτό.
-Να ξέρεις ότι ο… (κατονόμασε μάνατζερ του ευρύτερου Δημόσιου τομέα που έχει μεγάλα
περιθώρια ανεξαρτησίας και μέχρι στιγμής έχει γράψει άριστα αποτελέσματα, πιο άριστα δεν
γίνεται…) κάνει πάρα πολύ καλά τη δουλειά του, είναι πολύ δυνατός dealer.
-Το ξέρω άλλωστε φαίνεται από τα αποτελέσματα που έχει και την κερδοφορία, μάλιστα με
σένα έχει κάνει πολύ καλές δουλειές. Προσωπική επιλογή του Προέδρου ήταν, υπάρχει μεγάλη
ικανοποίηση.
Προφανώς όμως δεν με πήρες στο τηλέφωνο για αυτό, κάτι άλλο έχεις στο νου σου…
-Ναι ήθελα να σου πω ότι τώρα τελευταία ο πολύ καλός μάνατζερ έχει κάνει πολλές δουλειές
με τον… (αναφέρει το όνομα του βασικού ανταγωνιστή του, με τον οποίο κοντράρονται 25
χρόνια τώρα, χαρά στο κουράγιο τους!). Αυτό με έχει ενοχλήσει να ξέρεις…
-Με τις δικές σου δουλειές τα πάει καλά ο μάνατζερ; Αποδίδουν; Φέρνουν κέρδη και στο
Δημόσιο που συμμετέχει;
-Ναι δεν λέω, δεν έχω παράπονο, όλα καλά, αλλά…
-Ε τότε να ξέρεις ότι ο «μάνατζερ», υλοποιεί παραγωγικές προτάσεις άσχετα με το ποιος τις
φέρνει. Έχουμε αποφασίσει να δουλεύει με όλους όσοι κάνουν παραγωγικές επενδύσεις. Μην
γκρινιάζεις, δεν είσαι μόνος σου σε αυτή τη χώρα…
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Άντε όμως να πείσεις τον (ομολογουμένως) καλύτερο «αγοραπωλητή μπίζνεσμαν» των
τελευταίων ετών πως δεν είναι μόνος του σε αυτή τη χώρα…
Στάσσης: Αύξηση μετοχικού κεφαλαίου 150 εκατ. για τη Fibergrid…
Όπως μου λένε, ο Γιώργος Στάσσης αποφάσισε την αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου της
100% θυγατρικής για τις Τηλεπικοινωνίες, Fibergrid, κατά 150 εκατομμύρια.
Η αύξηση θα γίνει σταδιακά, με τα 40 εκατομμύρια να καταβάλλονται μέχρι το τέλος του
χρόνου και τα 110  μέχρι το τέλος του 2025.
Η  ΔΕΗ μέχρι το τέλος της χρονιάς  θα έχει υλοποιήσει 500.000 συνδέσεις οπτικής ίνας μέχρι
τα σπίτια και τις επιχειρήσεις (FTTH) ενώ στόχος της είναι να φτάσει τις 1,7 εκατομμύρια  μέχρι
το τέλος του 2025.
Για το τηλεπικοινωνιακό της δίκτυο ο Στάσσης  χρησιμοποιεί το ενσύρματο υπέργειο δίκτυο
της, με  δυνατότητα γρηγορότερης υλοποίησης, σε σχέση με τα FTTH δίκτυα των υπολοίπων
παρόχων στα οποία η ίνα τοποθετείται κάτω από την επιφάνεια του εδάφους.
Η ΔΕΗ «μπαίνει» στον Κωτσόβολο
Μαθαίνω επίσης ότι στο επόμενο 6μηνο  η ΔΕΗ θα ξεκινήσει τη λιανική πώληση
τηλεπικοινωνιακών υπηρεσιών και μέσα από την «Κωτσόβολος».
Να θυμίσω πως, όπως είχαμε αναφέρει πρώτοι στο mononews.gr  («ο Στάσσης φέρνει τη ΔΕΗ
στην εποχή της Τεχνητής Νοημοσύνης») η ΔΕΗ προχώρησε στην  ίδρυση της Data In Scale,
μιας κοινοπραξίας (η Εμιρατινή DAMAC 55% – ΔΕΗ 45%) για την ανάπτυξη ενός σύγχρονου
κέντρου δεδομένων στα Σπάτα.
Η πρώτη φάση του έργου περιλαμβάνει επένδυση 150 εκατ. ευρώ για υποδομή ισχύος 12,5
MW, με την προοπτική επέκτασης στα 25MW.
Τέλος  με την ίδρυση άλλης θυγατρικής εταιρίας («ΔΕΗ e-Money Services»), η ΔΕΗ μπήκε  και
στον τομέα των ηλεκτρονικών συναλλαγών.
Μαζαράκης και Χριστίδης μαζί
Θετικά και αναγκαία χαρακτήρισαν τα μέτρα της κυβέρνησης για την υποχρεωτική ασφάλιση
κατοικιών και επιχειρήσεων από φυσικές καταστροφές ο CEO της Εθνικής Ασφαλιστικής
Δημήτρης Μαζαράκης και ο CEO της Allianz Βασίλης Χριστίδης, οι οποίοι βρέθηκαν σε
συνέδριο της KPMG με θέμα την ασφαλιστική αγορά.
Ο κ. Μαζαράκης τόνισε ότι ναι μεν είναι ένα θετικό βήμα το γεγονός ότι η κυβέρνηση
«ασχολήθηκε» με την ιδιωτική ασφάλιση, ωστόσο επεσήμανε ότι πρέπει ακόμα να γίνουν
βήματα, καθώς το σημαντικότερο είναι ότι ακόμα ο πολίτης δεν έχει ασφαλιστική συνείδηση,
και τα περιμένει όλα από το κράτος.
«Από μόνα τους τα μέτρα δεν είναι αρκετά, πρέπει να καταβάλλουμε όλοι κάθε δυνατή
προσπάθεια.
Είναι δύσκολο εγχείρημα να ασφαλιστούν όλες οι επιχειρήσεις καθώς υπάρχουν 70.000
επιχειρήσεις στην Ελλάδα με τζίρο άνω των 500.000 ευρώ», είπε.
Παράλληλα ο κ. Μαζαράκης ερωτηθείς για το ζήτημα του κόστους στην υγεία, τόνισε ότι το
σύστημα υγείας στην Ελλάδα πρέπει να αλλάξει και δεν μπορεί καμία ασφαλιστική εταιρία από
μόνη της ή η ΕΑΕΕ να αλλάξει την κατάσταση, χαρακτηρίζοντας μάλιστα την υγεία, «τον
μεγάλο ασθενή».
«Συζητάμε λύσεις για την υγεία, ωστόσο ακόμα πρέπει να γίνει προσπάθεια» τόνισε.
Ο κ. Χριστίδης μίλησε ιδιαίτερα για την σημασία της τεχνολογίας και της τεχνητής νοημοσύνης
στην ασφαλιστική αγορά, ενώ έθιξε ιδιαίτερα την προσπάθεια που πρέπει να γίνει από το
κράτος και τις ασφαλιστικές εταιρείες για να αποκτήσουν οι Έλληνες ασφαλιστική συνείδηση.
Πάντως, εγώ βλέποντας μαζί τους κ. Μαζαράκη και Χριστίδη σκέφτηκα ότι θα μπορούσαν να
διαπραγματεύονται και για την πώληση της Εθνικής Ασφαλιστικής…
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KPMG: Αξιοπιστία 
Μια ακόμη καλή δουλειά πήρε μια από τις λεγόμενες Big 4 εταιρείες.
Συγκεκριμένα, μετά την αξιολόγηση των προσφορών, επελέγη η KPMG για να αναλάβει
σύμβουλος στο έργο: «Δημιουργία Εθνικού Ψηφιακού Χάρτη Απαλλοτριώσεων και
Ολοκληρωμένου Πληροφοριακού Συστήματος e-apallotriosis για την κεντρική και ενιαία
παρακολούθηση και διαχείριση όλων των απαλλοτριώσεων των φορέων του Δημοσίου».
H τελική βαθμολογία της προσφοράς της αξιόπιστης KPMG έφτασε το 96,34 ενώ η δεύτερη
προσφορά της Intraway τα 86,99.
Γιώργος Αλεβίζος: Ένα βαρύ όνομα για την αλυσίδα Mailo’s
Ένα στέλεχος με βαρύ όνομα στην αγορά και δη στο λιανεμπόριο μπήκε στο ΔΣ της Mailo’s.
Πρόκειται για τον Γιώργο Αλεβίζο που έχει συνδέσει το όνομά του με τον όμιλο Fourlis όντας
επί 24 χρόνια οικονομικός διευθυντής.
Μετά την αλλαγή της επαγγελματικής στέγης το περασμένο καλοκαίρι ο κ. Αλεβίζος ανέλαβε
τον ρόλο του Chief Investment Officer στη VG Holdings του Βλάσση Γεωργάτου.
H αλλαγή σύνθεσης στο ΔΣ είναι απόρροια του deal που έκανε πρόσφατα ο Νίκος
Μουτσουρούφης, ιδρυτής και διευθύνων σύμβουλος της ταχέως αναπτυσσόμενης αλυσίδας
ζυμαρικών με τον Βλάσση Γεωργάτο της γνωστής αλυσίδας «Γρηγόρης» μέσω της
επενδυτικής εταιρείας VG HOLDING.
Ετσι, λοιπόν , στο ΔΣ εκτός από τον κ. Αλεβίζο προστέθηκε ως μέλος και η Χριστίνα
Παπαχριστοπούλου επικεφαλής του νομικού τμήματος της Γρηγόρης και μέλος του ΔΣ τόσο
της VG Holdings, όσο και θυγατρικών του ομίλου Γρηγόρης, όπως οι Κλασσικοί Δρόμοι.
«Ξεκόλλησε» επένδυση 25 εκατ. ευρώ
Χρηματοδότηση από το Ταμείο Ανάκαμψης διεκδικεί η ΤΕΚΑΛ για την κατασκευή της μαρίνας
Ναυπλίου.
Αφού ξεκόλλησε από το ΚΑΣ, η εταιρεία υπέβαλε ένσταση στο υπουργείο Τουρισμού, που είχε
απορρίψει την αίτηση ενίσχυσης του έργου από τα κονδύλια του Ταμείου Ανάκαμψης.
Εν τέλει, το υπουργείο έκανε την ένσταση δεκτή, καθώς η αίτηση απορριφθεί επειδή από το
νόμο ο παραχωρησιούχος δεν δύναται να αξιώσει τόσο από την Περιφέρεια Πελοποννήσου
όσο και το Δημοτικό Λιμενικό Ταμείο Ναυπλίου να συμμετάσχουν στη χρηματοδότηση του
έργου.
Ωστόσο, από τη σύμβαση παραχώρησης προέκυψε πως η κάλυψη της δαπάνης κατασκευής
δύναται να καλυφθεί και από επιχορήγηση μέσω αναπτυξιακού νόμου, δηλαδή και με κρατική
ενίσχυση.
Η επένδυση 25 εκατομμυρίων που υπεγράφη ως ΣΔΙΤ τον Απρίλιο του 2023 και προωθείται
ήδη από το 2009, παίρνει τελικά μπροστά.
Ο Σαμαράς που πήρε τα όπλα και η big time μπηχτή για τον Αβέρωφ
Ακούγοντας την Πέμπτη το βράδυ την ομιλία του πρώην πρωθυπουργού, Αντώνη Σαμαρά,
προσφάτως διαγραφέντα από τη Νέα Δημοκρατία, θα πίστευε κανείς ότι είμαστε έτοιμοι να
κάνουμε πόλεμο.
«Παλάσκες, όπλα, σφαίρες και στην πρώτη γραμμή να φάμε τους Τούρκους».
Δεν ξέρω αν ζω σε παράλληλο σύμπαν, ούτε αν εγώ είμαι λιγότερο πατριώτης από τον κ.
Σαμαρά.
Και δεν ξέρω αν πρέπει να πιστέψω τον Γεραπετρίτη που λέει ότι «διάλογος δεν σημαίνει
υποχωρητικότητα», τον Στουρνάρα που λέει: «Να βρούμε λύσεις με την Τουρκία για να έχει
ανάπτυξη η χώρα», ή τον πρώην πρωθυπουργό που είναι έτοιμος να μας ντύσει όλους στο
χακί ή να κλείσει τα σύνορα.
Το γινάτι βγάζει μάτι, λέει ο λαός, και είναι φανερό πως ο Αντώνης Σαμαράς είναι θυμωμένος
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και δεν θα σταματήσει να μιλάει.
Το θέμα είναι… ποιος τον ακούει πια.
Γιατί μαθαίνω ότι ανεπισήμως από την κυβέρνηση χθες έλεγαν «δεν ασχολούμαστε, δεν μας
ενδιαφέρουν όσα λέει».
Υπήρχαν και κάποιοι επίσης που ακούγοντας τον κ. Σαμαρά να αποθεώνει την «εθνοκεντρική
πολιτική» του Ανδρέα Παπανδρέου με τον Ενιαίο Αμυντικό Δόγμα Ελλάδας – Κύπρου είπαν:
«Είναι ο πρώτος πρόεδρος της ΝΔ που αποθεώνει τον Ανδρέα Παπανδρέου και εμπνέεται
από αυτόν.
Θα σηκωθεί ο Ευάγγελος Αβέρωφ (σ.σ. ο Σαμαράς ήταν πνευματικό του τέκνο) από τον τάφο
του και θα πέσει… φωτιά και τσεκούρι…»
Μιλάμε για big time μπηχτή.
Θα κάνει την έκπληξη ο Πιέρ;
Το Σάββατο το πρωί θα μιλήσει ο υπουργός Παιδείας Κυριάκος Πιερρακάκης στη Βουλή για
τον προϋπολογισμό του χαρτοφυλακίου του, ο οποίος είναι ήδη αυξημένος κατά 141 εκατ.
ευρώ σε σχέση με τον αρχικό του 2024.
Δεν αποκλείεται βέβαια, κατά τη συνήθη πρακτική του, ο σερ Πιερ να κάνει την έκπληξη
δίνοντας κάποια επιπλέον είδηση κατά την ομιλία του.
Στα όσα, πάντως, ήδη γνωρίζουμε, οι προβλέψεις για τον προϋπολογισμό του 2025
ανέρχονται στο ποσό των 5.594 εκατ. ευρώ, κι ένα μέρος αυτών αφορά τη γενναία αύξηση
μόνιμων διορισμών στην εκπαίδευση, στην οποία προχώρησε ο υπουργός Παιδείας στις αρχές
του σχολικού έτους, ενισχύοντας το εκπαιδευτικό δυναμικό με 10.000 επιπλέον εργαζομένους.
Μια αξιέπαινη πρωτοβουλία του Άκη Σκέρτσου
Ο Άκης Σκέρτσος είναι γνωστός για τις ιδιαίτερες ευαισθησίες που επιδεικνύει για σειρά
κοινωνικών θεμάτων.
Κι εγώ δεν μπορώ παρά να του δώσω συγχαρητήρια για την πρωτοβουλία που πήρε για τη
δημιουργία Ειδικής Επιτροπής για τον Αυτισμό.
Ο Άκης Σκέρτσος έγραψε χθες στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης: «Από την εκπαίδευση έως την
καθημερινότητα, αποστολή της επιτροπής είναι να υποστηρίζει και να καθοδηγεί την
κυβέρνηση και τα αρμόδια Υπουργεία με επιστημονικά τεκμηριωμένες και ταυτόχρονα
πρακτικά εφαρμόσιμες συστάσεις για τη δημιουργία ενός κόσμου που καταλαβαίνει και στηρίζει
όσους και όσες ζουν με τον αυτισμό».
«Γιατί κάθε σημαντική αλλαγή ξεκινά από έναν διάλογο, που γίνεται δέσμευση και καταλήγει σε
δράση για μια κοινωνία και ένα κράτος που νοιάζεται και δεν αφήνει κανέναν πίσω.
Για μια Ελλάδα με όλους, για όλους», επισημαίνει σε άλλο σημείο ο Άκης Σκέρτσος, και στη
συνέχεια αναφέρει αναλυτικά τα μέλη της Επιτροπής.
Ο πρώην υπουργός, η πλατινομαλλούσα και ο καβγάς στο Pit… Part2
Αγαπητοί αναγνώστες, δύο ήταν τα θέματα που συζητούνταν χθες στους πολιτικούς κύκλους:
Ο πιθανός διορισμός της Κίμπερλι Γκίλφοιλ ως πρέσβη στην Αθήνα και το σκηνικό που
εκτυλίχθηκε το μεσημέρι της Τετάρτης στο Pit του Κολωνακίου με προβεβλημένο πρώην
υπουργό (και νυν βουλευτή) και μια πλατινομαλλούσα καλλονή.
Επειδή την αποκάλυψη στον wiseman την έκανε ο εφοπλιστής που παίρνει πάντα μαζί του τον
γάτο Dollar, σκέφτηκα ότι έπρεπε να του κάνω ένα τηλέφωνο για να μάθω περισσότερα.
Αν και εκείνη την ώρα ξεκουραζόταν στο mansion του και μου μίλησε κάπως βαριεστημένα,
μπόρεσα να μάθω περισσότερα και σας τα περιγράφω.
Ο εφοπλιστής, λοιπόν, βρισκόταν σε διπλανό τραπέζι από αυτό που καθόταν ο πρώην
υπουργός και βουλευτής σήμερα, και τα είδε και τα άκουσε όλα.
Μου είπε ότι η όμορφη πλατινομαλλούσα με τα υπέροχα γαλάζια μάτια λες και την είχε…
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στημένη στον πολιτικό και τον περίμενε.
Μόλις αυτός κάθισε, η εκπάγλου καλλονής νεαρά πλησίασε και στην κυριολεξία άρχισε ένα
ήπιο καβγαδάκι μεταξύ τους, το οποίο πάντως θα μπορούσε να πάρει διαστάσεις.
«Θέλω να σε απασχολήσω για λίγο», του είπε με χαμηλή φωνή και σχεδόν ντροπαλά,
προφανώς γιατί δεν ήθελε να γίνει κάποιο σκηνικό.
Όμως, ακόμη και ο Dollar ξαφνιάστηκε από τον «σκληρό» βουλευτή ο οποίος απότομα την
έκοψε λέγοντάς της: «Φύγε από δω τώρα».
Ο διάλογος αυτός συνεχίστηκε για λίγο, με την πλατινομαλλούσα να ικετεύει σχεδόν τον
πολιτικό να μιλήσουν κι αυτός να της λέει «άντε φύγε τώρα από δω».
Στη συνέχεια, όμως, και πριν γίνουν θέαμα για τα τηλεπαράθυρα των πρωϊνάδικων, ο
πολιτικός σηκώθηκε, πήρε τη νεαρά και κατηφόρισαν προς την οδό Κανάρη.
Ο εφοπλιστής συνέχισε να απολαμβάνει το γαλλικό κρασί και το πούρο του, αλλά από την
άκρη του ματιού του είδε το ζεύγος που έφευγε και διαπίστωσε ότι υπήρχε μια ένταση, αφού ο
πολιτικός κάτι ψιθύριζε στο αυτί της πλατινομαλλούσας…
Με μαύρο σορτς και «αέρα» στο Pit
Επειδή το μίνι επεισόδιο με την πλατινομαλλούσα και τον πολιτικό που αποκάλυψα χθες, έγινε
talk of the town και ειδικά στη Βουλή όσοι συζητούσαν το γεγονός, θα δώσω κι άλλη τροφή για
συζήτηση.
Όπως μου είπε ο εφοπλιστής το όμορφο κορίτσι της ιστορίας, εκτός από τα φυσικά της
προσόντα που δεν περνούν απαρατήρητα από τον ανδρικό πληθυσμό, ήταν την Τετάρτη στο
Pit στο Κολωνάκι και εντυπωσιακά ντυμένη.
Με σορτσάκι μαύρο και μαύρο καλσόν, ένα όμορφο ανοικτόχρωμο πουκάμισο και τα ξανθά της
μαλλιά να ανεμίζουν, έδινε την αίσθηση της ολοκληρωμένης γυναίκας που ξέρει τι θέλει.
Τα περιέγραφα όλα αυτά χθες στη Βουλή και οι συνάδελφοι του πολιτικού, βουλευτές και
υπουργοί έδειχναν να γνωρίζουν περισσότερα για τη σχέση αυτή, η οποία μου μοιάζει
τρικυμιώδης.
Έδειχναν επίσης εμφανώς τη ζήλια τους.
Ο  ship owner σκέφτηκε: «Κρέσσων γαρ οικτιρμού φθόνος».
Καλύτερα να σε φθονούν, παρά να σε λυπούνται…
Κίμπερλι Γκίλφοιλ: Την έστειλε για να την ξεφορτωθεί;
Θα σας πάω στην υπόθεση του διορισμού της Κίμπερλι Γκίλφοιλ στην πρεσβεία στην Αθήνα,
καθώς τα υποτιμητικά σχόλια που ακούγονται είναι πολλά.
Η αλήθεια είναι ότι και η ίδια έχει δώσει δικαιώματα, όμως, ας τη δούμε πρώτα και την κρίνουμε
στη συνέχεια.
Πάντως, εγώ θέλω να σας γράφω όσα μου μεταφέρθηκαν τόσο από διπλωματικές πηγές όσο
και από πολιτικούς κύκλους.
Οι περισσότεροι εξέφραζαν τον προβληματισμό τους για την επιλογή του Ντόναλντ Τραμπ, μια
επιλογή που περισσότερο δείχνει ότι «ήθελε να την ξεφορτωθεί» από την Ουάσιγκτον, παρά να
αναβαθμίσει τις σχέσεις της Ελλάδας με τις ΗΠΑ.
Πολιτικός της κυβερνητικής παράταξης μου έλεγε χθες: «Δηλαδή αν γίνει κάποιο επεισόδιο, μια
κρίση με την Τουρκία, πώς μπορεί να βοηθήσει η νέα πρέσβης;
Εντάξει, νομικός ήταν και τηλεπαρουσιάστρια, όμως, έχει γνώσεις επί των διπλωματικών
θεμάτων;
Μπορεί να διαχειριστεί δύσκολες καταστάσεις;
Είναι σε θέση να κρατήσει επικίνδυνες ισορροπίες;»
Μου θύμιζαν επίσης και τις δηλώσεις της το 2015 για τους τεμπέληδες, κακομαθημένους και
τζαμπατζήδες Ελληνες, όμως, τότε πράγματι η εικόνα της Ελλάδας στο εξωτερικό ήταν για
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κλάματα.
Μελισσανίδης: Έδωσε 11 εκατ. για ένα διαμέρισμα
O εφοπλιστής φύσηξε μακριά τον καπνό από το πούρο του.
Ήταν  πραγματικά εκνευρισμένος και για αυτό τον λόγο κάλεσε τον φίλο μου πλοιοκτήτη, που
τώρα τελευταία εχει γίνει η καλύτερη πηγή μου.
Ο εκνευρισμένος tycοοn είχε θυμώσει, καθώς έχασε ένα πλοίο από Έλληνα συνάδελφο του,
 αφού δεν έδωσε υψηλότερη προσφορά.
Το πλοίο χάθηκε για 500.000 δολάρια.
Μιλώντας οι δυο τους σχολίασαν τα… καθημερινά προβλήματα και ο εκνευρισμένος
ship-owner ενημέρωσε την πηγή μου, για μια άλλη μεγάλη αγορά που έγινε προ ημερών από
τον συνάδελφο τους Δημήτρη Μελισσανίδη.
Ο Μελισσανίδης λοιπόν, έδωσε 11.000.000 ευρώ για να αγοράσει ένα διαμέρισμα η αρχική
τιμή του οποίου ξεκινούσε από τα 6 εκατ. ευρώ.
Το σπίτι ανήκε στον τέως εφοπλιστή (;) Αλέξανδρο Σούτο, που ως το 2019 ήταν και πρόξενος
της Λιβερίας.
Το διαμέρισμα βρίσκεται στην Βουλιαγμένη.
Είναι περίπου 300 τ.μ. σε κτήριο επί της οδού Λητούς το οποίο παλαιότερα στέγαζε το
ξενοδοχείο «Blue Spell» και στη συνέχεια μετατράπηκε σε κτίριο κατοικιών.
Το ακίνητο βρίσκεται σε μια από τις ακριβότερες περιοχές του παραλιακού μετώπου, σε
απόσταση λίγων μέτρων από 5άστερο Margi Hotel και κοντά στον Αστέρα Βουλιαγμένης.
Και ενώ λοιπόν η συνολική τιμή πρώτης προσφοράς ήταν 6,4 εκατ. ευρώ και η τιμή
κατακύρωσης έφτασε τα 11,1 εκατ. ευρώ, δηλαδή 4,7 εκατ. ευρώ παραπάνω.
Στο σφυρί, με επισπεύδουσα τη Eurobank, βγήκαν συγκεκριμένα:
– Αυτοτελής και ανεξάρτητη, διαιρεμένη και διακεκριμένη οριζόντια ιδιοκτησία – διαμέρισμα
κατοικίας (Γ1) τρίτου ορόφου, επιφάνειας 146,90 τ.μ., που αποτελείται από τέσσερις χώρους,
δύο λουτρά, μία κουζίνα και δύο εξώστες.
– Αυτοτελής και ανεξάρτητη, διαιρεμένη και διακεκριμένη οριζόντια ιδιοκτησία – διαμέρισμα
κατοικίας (Γ2) τρίτου ορόφου, επιφάνειας 136,17 τ.μ. που αποτελείται από τέσσερις χώρους,
δύο λουτρά, μία κουζίνα και δύο εξώστες.
Σύμφωνα επίσης με τα στοιχεία, το διαμέρισμα Γ1 έχει συνενωθεί λειτουργικά με το Γ2
διαμέρισμα του ιδίου ορόφου και αποτελούν ένα ενιαίο διαμέρισμα που περιλαμβάνει
καθιστικό, χώρο τραπεζαρίας, κουζίνα, τρία υπνοδωμάτια, τρία λουτρά, φρέαρ ανελκυστήρα.
Σημειώνεται ότι το ενοποιημένο διαμέρισμα είναι πολυτελούς κατασκευής.
Oh my God!!!!
The Coustas: Το κάλεσμα
Αγαπητοί αναγνώστες, τούτη την ώρα στη κατοικία του επικεφαλής της DANAOS Γιάννη
Κούστα και της Δήμητρας Κούστα, πραγματοποιείται το καθιερωμένο pre Christmas party της
οικογένειας, με καλεσμένους 50-60  φίλους τους.
Το μενού επιμελήθηκε ο Γιάννης Στασινόπουλος των fine foods με εισαγόμενο σεφ πολλών
αστέρων.
Magnifique!!!!
Αποποίηση Ευθύνης: Το περιεχόμενο και οι πληροφορίες της στήλης προσφέρονται
αποκλειστικά και μόνο για ενημερωτικούς σκοπούς και σε καμία περίπτωση δεν μπορούν να
εκληφθούν ως συμβουλή, πρόταση, προσφορά για αγορά ή πώληση των κινητών αξιών, ούτε
ως προτροπή για την πραγματοποίηση οποιασδήποτε μορφής επένδυσης. Κατά συνέπεια δεν
υφίσταται ουδεμία ευθύνη για τυχόν επενδυτικές και λοιπές αποφάσεις που θα ληφθούν με
βάση τις πληροφορίες αυτές.
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Γιατί ξαφνικά όλοι θέλουν ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, τα λονδρέζικα σαλόνια της Metlen, ο Λαβράνος και τα
πρόστιμα των 25 εκατ., ο τραπεζίτης και το ΥΠΟΙΚ, ποιος εφοπλιστής έδωσε 11 εκατ. ευρώ για
ένα διαμέρισμα, το κάλεσμα των Coustas και o καβγάς του πολιτικού με την πλατινομαλλούσα
– Mononews.gr
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26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας έδωσε το «παρών» στο 26ο
Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη.
Η Βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές
και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες
αναπτυξιακές δυνατότητες.
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital
Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε μεταξύ άλλων ότι «τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας
θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
Ήδη ως χώρα έχουμε εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων που δίνουν τη δυνατότητα στη
χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας».
Όπως τόνισε μάκιστα ο κ. Κοντοζαμάνης, «η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει
παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών
προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές
υπηρεσίες. Η ελληνική κυβέρνησηέχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό
σύστημα υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρουςαξίας της υγειονομικής παρέμβασης. Οι
διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα
ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα
ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα».
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας περιέγραψε η Πηνελόπη
Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθύντρια
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, μιλώντας στο συνέδριο Capital Link
στη Νέα Υόρκη.«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με
ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η
Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον» σημείωσε η κα
Λαζαρίδου.Επιπλέον, τόνισε ότι «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα
συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο
διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές
προκλήσεις της εποχής μας».Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις
υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο
πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε
έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα ύψους 10 δισ. στο χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές
απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η
Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης –
αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος,
απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια
περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών
όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας
Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι,
κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές
περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για
μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της
κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο
όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει
την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα.
Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ.
Source: naftemporiki.gr
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Άβαξ: Η θετική συγκυρία στις κατασκευές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης.
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου Άβαξ κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες.
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
- Έργα διαχείρισης υδάτων 2,5 δισ. ευρώ, με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
- Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε 2,5 δισ. ευρώ, με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
- Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
- Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ. ευρώ, τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές».
«Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά
ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και
ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του
δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου,
δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): 6,3 δισ. έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον» ανέφερε η
Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών
Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα
νοικοκυριά.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνονταςξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, περιέγραψε η Εντεταλμένη
Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθύντρια Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών της
ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, μιλώντας στο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθύντρια
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας.
Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την
στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά
έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία
Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο
Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες
ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές.
Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη
agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον
δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα
λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή
της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το
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στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Διαβάστε ακόμη
Γιατί ο Καραμολέγκος το …ρίχνει στις μπάρες
Άλμα στις αμυντικές δαπάνες των 27 της Ε.Ε. το 2024 – Η θέση της Ελλάδας (πίνακες)
Παρασκευή και 13 η Ελλάδα αποπληρώνει 8 δισ. δάνεια του πρώτου μνημονίου
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Πολιτική παρέμβαση Στουρνάρα (ΤτΕ) - Ζητά συναίνεση από τα «συστημικά» πολιτικά
κόμματα για... μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Καταστροφικός ο πολιτικός κατακερματισμός, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση για την
εφαρμογή φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων.
Πρόβλημα ανταγωνιστικότητας για την ελληνική οικονομία
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε
κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
 
Πολιτική συναίνεση για μεταρρυθμίσεις
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας.
Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών,
όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση
και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις.
Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ελληνοτουρκικά
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
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Καταστροφικός ο κατακερματισμός
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
www.bankingnews.gr
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Εξάρχου: Μεγάλο το επενδυτικό ενδιαφέρον για την ελληνική αγορά ΑΠΕ - Επενδύσεις
1,4 δισ. της AKTOR
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica
Bank έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η Ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF).
Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις
ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το
ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
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σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων.
Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα
φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα
στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που είναι και ο
λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη συγκεκριμένη
δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως
οι περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις - Η
ανεργία μειώθηκε στο μισό
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα», τόνισε η υπουργός Εργασίας
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
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αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
Ακολουθήστε το Skai.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών», τόνισε.
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Διαβάστε ακόμη
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45°C Νίκη Κεραμέως από Νέα Υόρκη: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο
ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών. «Από το 2019 μέχρι σήμερα
οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία 500.000 νέων θέσεων
εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο πάνω από τα 10
εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία μειώθηκε στο μισό
τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο 9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
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Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμισι χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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Πηνελόπη Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για
την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Στο χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ έργα € 10 δισ., πλήρως εναρμονισμένα με τις
περιβαλλοντικές απαιτήσεις», τονίζει η Εντεταλμένη Σύμβουλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου «Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της
επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ
χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο
πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος,
Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας,
στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agendaυποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
 
Ακολουθήστε το financialreport.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Αλ. Εξάρχου: Απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού
μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την εκτίμηση ότι η οικονομία της χώρας θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο
της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να
κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά
υπόψη τα μηνύματα των αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της
εικόνας που έχουν για την οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, ωστόσο, την ανάγκη για
μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, τις οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος
AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και οι ΑΠΕ.Για την οικονομία και το παραγωγικό
μοντέλοΟ κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica
Bank έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι
σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια αυτή και επισήμανε την ανάγκη
μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και εξωστρεφές αναπτυξιακό
μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η εξυπηρέτηση του ελληνικού
χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή δεν προχωρήσει, πιθανότατα
θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030-2031.Η ανάγκη για
μεταρρυθμίσειςΠαράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών
μεταρρυθμίσεων στην Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η
γραφειοκρατία και η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το
ορόσημο εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές
χρειάζονται ταχύτητα και ασφάλεια.Μετασχηματισμός Ομίλου AKTORΜιλώντας για τον
μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι κατασκευές
βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου ο Όμιλος
έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και το μεγάλο
ανεκτέλεστο.Προέβλεψε, δε, ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν να
αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.Το Real Estate στην
ΕλλάδαΠαράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα
σε σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Συμπλήρωσε επίσης ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.Οι επενδύσεις στις ΑΠΕΠαράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις
ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος,
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επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό,
παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και η
δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ στην αγορά.5ος τραπεζικός πυλώναςΜιλώντας
υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι, παρά τα όσα
λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει και
μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της οικονομίας
της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».Υπογράμμισε επίσης ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.Πηγή:
ΑΠΕ-ΜΠΕ
Source: naftemporiki.gr
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Στουρνάρας: Η στροφή προς κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα θα έχει
καταστροφικές συνέπειες ΠΟΛΙΤΙΚΟΛΟΓΙΕΣ ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ ΔΙΑΒΑΣΕΤΕ ΠΑΡΑΞΕΝΑ Κύρια
Θέματα ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ ΑΓΟΡΩΝ Κάθε μέρα μαζί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας
Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από
200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της
Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
ΑΠΕΜΠΕ – φωτο:freepik

https://www.el.gr/ellada/kommata/stoyrnaras-i-strofi-pros-katakermati/


https://www.thepressroom.gr/

 Publication date: 10/12/2024 11:55

 Similar Stats ranking (Greece): 5220

 link

Κυριάκος Μητσοτάκης: Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της
Ευρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την επισήμανση ότι η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης
όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας σχεδόν 20% αύξηση από το
2020 έως το 2023, έκανε ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του προς το
26ο Capital Link Ιnvest in Greece Forum, που διεξήχθη για ακόμη μία χρονιά στην «καρδιά»
της Ν. Υόρκης.
Το μήνυμα του Κυριάκου Μητσοτάκη διάβασε ο πρόεδρος της Capital Link, Νίκος Μπορνόζης,
στη διάρκεια του επίσημου μεσημεριανού γεύματος, χθες Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου.
Ο πρωθυπουργός στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της κυβέρνησής του τα τελευταία
έξι χρόνια, αναφέροντας ανάμεσα σε άλλα τη μείωση της ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες
και την εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά 20 μονάδες, τα οποία «καταδεικνύουν
τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της κυβέρνησης», όπως τόνισε.
Ειδική αναφορά έκανε ο Κυριάκος Μητσοτάκης στις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις
επενδύσεις στις υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές
εισφορές, ενώ παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές,
αντιμετωπίζοντας τη φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ
ποσοστιαίες μονάδες κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη
σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη
μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023.
Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που
δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την
πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Παράλληλα, ο πρωθυπουργός κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την
Ελλάδα, υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα. «Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το
συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να
ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά
περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο
Κυριάκος Μητσοτάκης.
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μία χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
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Η Ελλάδα στοχεύει σε πιο ελκυστικό επενδυτικό περιβάλλον
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει η ελληνική οικονομία τα τελευταία 5,5 χρόνια, αναφερόμενη στη ραγδαία ανάπτυξη και
την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύεται από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές στην οικονομία συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές
στην αγορά εργασίας και πως μέλημα της κυβέρνησης είναι η διασφάλιση ενός πιο ελκυστικού
περιβάλλοντος που να ανταποκρίνεται στις ανάγκες εργαζομένων, επιχειρήσεων και
επενδυτών.
Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήθηκαν οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ενώ η ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια
και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο 9%.
Η υπουργός εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019 για τη
στήριξη εργαζομένων και επιχειρήσεων:
1. Μείωση του κόστους εργασίας: Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, με συνολική μείωση 5,9% μέχρι το 2027, διευκολύνοντας τους εργοδότες και αυξάνοντας
το εισόδημα των εργαζομένων.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα: Η κυβέρνηση εργάζεται σκληρά για την εξασφάλιση
σταθερού πολιτικού και οικονομικού τοπίου, προκειμένου να ενθαρρύνει τις μακροχρόνιες
επενδύσεις.
3. Αναβάθμιση και αύξηση δεξιοτήτων: Η ραγδαία εξέλιξη της τεχνολογίας απαιτεί τη
διασφάλιση ότι το εργατικό δυναμικό διαθέτει τις κατάλληλες δεξιότητες.
4. Αύξηση απασχόλησης: Η κυβέρνηση λαμβάνει μέτρα για την αύξηση της απασχόλησης,
εστιάζοντας σε ομάδες όπως οι γυναίκες και οι νέοι.
Τα τελευταία 5,5 χρόνια έγιναν σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς εργασίας
στην Ελλάδα. Οι προκλήσεις είναι μπροστά μας, ωστόσο η κυβέρνηση παραμένει
προσηλωμένη στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής της ατζέντας, προκειμένου να καταστήσει
την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική για επενδύσεις.
Επιπλέον, η υπουργός επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και είχε συνάντηση εργασίας με στελέχη της, καθώς και διμερείς επαφές με
εκπροσώπους διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum. Η Ελλάδα θα συνεχίσει να
αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
<a href="https://economico.gr/wp-content/uploads/2024/12/ALEXANDROS-EXARCHOU-1.jpg"
data-caption="2024 Capital Link Forum at The Metropolitan Club in NYC today December 9th,
2024.
© PHOTOS: GOA/Dimitrios Panagos">2024 Capital Link Forum at The Metropolitan Club in
NYC today December 9th, 2024.
© PHOTOS: GOA/Dimitrios Panagos
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
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ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
 Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία»
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας είναι η βασική πρόκληση για την οικονομία, τονίζει ο
διοικητής της Τραπέζης της Ελλάδος
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα
συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών – 6,3 δισ. ευρώ σε έργα πράσινης
μετάβασης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Σταϊκούρας: Οι 7+1 προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών
ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας, τόνισε ο υπουργός.
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
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τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
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και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
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Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ:
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Βρεττού: Ορόσημο για τον χρηματοπιστωτικό τομέα η συγχώνευση Attica-Παγκρήτιας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η διευθύνουσα σύμβουλος της Αttica Bank Ελένη Βρεττού πραγματοποίησε ομιλία στο πλαίσιο
του συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
Η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο
μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν
σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό.
Αυτό επεσήμανε η διευθύνουσα σύμβουλος της Αttica Bank Ελένη Βρεττού στην κεντρική της
ομιλία με τίτλο «Building A New Dynamic In The Greek Financial System στο πλαίσιο του
συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Η κυρία Βρεττού σημείωσε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα».
Όπως είπε, για τους επενδυτές, η νέα τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής
στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα.
«Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας
αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης. Από τη
χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών που
ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που
συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία
και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη», κατέληξε η Ελένη Βρεττού.
Πηγή
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Με συγκάλυψη υποθέσεων διαφθοράς θα έρθουν επενδύσεις από ΗΠΑ;
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
0
SHARES
ShareTweet
Με Πιτσιλή; Η αλήθεια είναι ότι ο Νίκος και η Όλγα Μπορνόζη του Capital Link, προσπαθούν
να βοηθήσουν στην προσέλκυση επενδυτών στην Ελλάδα, αλλά και τις ελληνικές εξαγωγές
προς τις ΗΠΑ. Όμως, δεν μπορούν να τα κάνουν όλα μόνοι τους. Φέρνουν κάθε χρόνο στην
Αμερική, στο μεγάλο συνέδριο τους στη Νέα Υόρκη, υπουργούς, αξιωματούχους, τραπεζίτες
και επιχειρηματίες. Προσπαθούν…
Του ΜΙΧΑΛΗ ΙΓΝΑΤΙΟΥ*
ΠΗΓΗ Hellas Journal
Σε μία εποχή που η Τουρκία θέλει να φτάσει τις εξαγωγές της στις ΗΠΑ -με τη νέα κυβέρνηση
του Ντόναλντ Τραμπ- στα 100 δισεκατομμύρια δολάρια, η χώρα μας είναι ζήτημα αν “αγγίζει”
τα 2-3 δισ. Μακάρι να κάνω λάθος και να είστε βέβαιοι ότι θα το διορθώσω. Από την άλλη
πλευρά, είναι ελάχιστοι οι μεγάλοι Ελληνοαμερικανοί επιχειρηματίες που επένδυσαν στην
Ελλάδα.
Όσοι προσπάθησαν έφυγαν τρέχοντας και απογοητευμένοι διότι όπως κατήγγειλαν μερικοί, το
ελληνικό κράτος τους κορόϊδεψε, άλλους το διεφθαρμένο σύστημα τους χαρακτήρισε
…”λαθρέμπορους” -υποθέτω επειδή δεν έδωσαν μίζες.
Φέτος εμφανίστηκε και ο επικεφαλής της Τράπεζας της Ελλάδας, Γιάννης Στουρνάρας, που
πέρασε από παντού, (κυβερνητικά πόστα και ζηλευτές θέσεις σε τράπεζες) -τώρα, μου λένε,
πως θέλει να γίνει και Πρόεδρος της Δημοκρατίας, άσχετα αν δημόσια το διαψεύδει. Ρώτησα
πως ήταν η ομιλία του και μου απάντησαν πως μιλούσε ασταμάτητα. Άρα μόνος του τα έλεγε,
μόνος του τα άκουγε…
Σε ένα από τα πάνελ εμφανίστηκε και ο γνωστός μας κ. Γεώργιος Πιτσιλής, ο επικεφαλής της
επίσης γνωστής μας ΑΑΔΕ, που υποτίθετι ότι πολεμά τη διαφθορά. Μίλησε σε ένα πάνελ με
τίτλο: «Επενδύοντας στην Ελλάδα – Φορολογικές μεταρρυθμίσεις και κίνητρα». Ήταν στο ίδιο
πάνελ ήταν επίσης και:
Η κ. Χριστίνα Παπανικολοπούλου, η κ. Μαίρη Ψύλλα, (Γενική Γραμματέας Φορολογικής
Πολιτικής στο Υπουργείο Οικονομίας και Οικονομικών), ο κ. Σπύρος Καμινάρης, Προϊστάμενος
Φορολογίας – ΕΥ Ελλάδος και ο κ. Κώστας Βαμβακάς, της VK PREMIUM Business Growth
Consultants.
Η προσοχή στραμμένη στον κ. Πιτσιλή…
Λόγω των δημοσιευμάτων της Hellas Journal για υποθέσεις διαφθοράς στα ελληνικά Τελωνεία
και στο υπουργείο Μεταφορών, η προσοχή των παριστάμενων ομογενών επιχειρηματιών και
επαγγελματικών στελεχών, στράφηκε στον κ. Πιτσιλή. Τι δύναται να πει αυτός ο άνθρωπος,
που θα μπορούσε να είναι ο ήρωας όλης της Ελλάδας και όχι μόνο, αν καταπολεμούσε
πραγματικά τη διαφθορά. Τα λόγια τα παίρνει ο αέρας. Οι πράξεις μετρούν. Και εδώ η
βαθμολογία είναι στο ναδίρ.
Έστειλε ποτέ στον εισαγγελέα έστω και ένα από τα λεγόμενα “μεγάλα ψάρια”; Εννοούμε,
βεβαίως, τους ολιγάρχες και γενικά τους λεγόμενους μεγαλοεπιχειρηματίες; Εντάξει, λέμε και
κανένα ανέκδοτο για να γελάμε. Δεν έχει συλλάβει κανένα. Πιάνουν τους μικρο-διεφθαρμένους
των 5 και των 10 χιλιάδων και αφήνουν ανέγγικτη τη μεγάλη διαφθορά.
Οι αναγνώστες της Hellas Journal γνωρίζουν ότι καταγγείλαμε υπόθεση διαφθοράς, που
επηρέασε αρνητικά καλούς και σοβαρούς ομογενείς μας επειδή δεν συμμορφώθηκαν με τις
υποδείξεις των διεφθαρμένων. Δώσαμε και στοιχεία. Αναγκάστηκαν να ερευνήσουν, αλλά το
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έκαναν με τρόπο για να σώζονται οι δικοί τους. Τελικά, οι εισαγγελείς πείστηκαν από τα
δημοσιεύματα της ιστοσελίδας μας και έστειλαν για να δικαστούν 15 κρατικοί υάλληλοι και
πολίτες. Είδατε κάποια ανακοίνωση από την ΑΑΔΕ; Καμία… Ούτε θα δείτε.
Δόθηκε στη δημοσιότητα το πόρισμα που συνέταξε μετά από πολλές δυσκολίες η Οικονομική
Επιθεωρήτρια του Αυτοτελούς Τμήματος Α΄ Ελέγχου Ποινικών Αδικημάτων και Πειθαρχικών
Παραπτωμάτων της Διεύθυνσης Εσωτερικών Υποθέσεως της ΑΑΔΕ; Όχι. Ούτε θα το δείτε.
Συνεχίζουν να αρνούνται να μας το παραδώσουν. Επειδή προφανώς βρίσκονται εκει μέσα τα
ονόματα των επίορκων. Κρύβονται πίσω από τους νόμους, οι οποίοι είναι πάντα κομμένοι και
ραμμένοι στα μέτρα των διαφόρων συστημάτων.
Μίλησε για …επενδύσεις!
Ο κ. Πιτσιλής μίλησε σε ομογενείς και ξένους επχιειρηματίες για …επενδύσεις!!! Διαβάστε
ακόμα μία αποκάλυψη: Η υπηρεσία, στην οποία είναι επικεφαλής, φέρει την ευθύνη για το
γεγονός ότι επενδύσεις που εξαγγέλθηκαν δεν έγιναν ποτέ… Εμείς δεν θα περιμένουμε την
πραγματοποίηση της δίκης για να δημοσιεύσουμε και άλλες πληροφορίες για το κύκλωμα. Θα
συνεχίσουμε από την ιστοσελίδα να ενημερώνουμε τους αναγνώστες μας.
Αρκετοί αναγνώστες αναρωτήθηκαν γιατί τα υπόλοιπα ελληνικά Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης
δεν ασχολούνται με αυτή την υπόθεση διαφθοράς αλλά και άλλες που πολλοί τις γνωρίζουν
αλλά δεν τολμούν να τις δημοσιοποιήσουν. Διότι στην ΑΑΔΕ υπάγονται υποτίθεται και οι
“αδιάφθοροι” που κυνηγούν τη διαφθορά και τη φοροδιαφυγή. Όποτε θέλουν κατεβαίνουν στα
γραφεία του άλφα και του βήτα ΜΜΕ και απαιτούν τη διεξαγωγή έρευνας. Οι άνθρωποι των
ΜΜΕ θέλουν να έχουν το κεφάλι τους ήσυχο. Και δεν ασχολούνται με τα σοβαρά αυτά
ζητήματα.
Εμείς τέτοιο θέμα δεν έχουμε καθώς είμαστε απόλυτα νόμιμοι και έχουμε ανοικτά τα χαρτιά
μας. Ας έρθουν όποτε θέλουν να μας κτυπήσουν την πόρτα. Θα απογοητευθούν. Βεβαίως,
έχουμε δει ξαφνικά να αποσύρονται κάποιοι διαφημιζόμενοι από την ιστοσελίδα. Θα
επανέλθουμε.
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Ν. Κεραμέως στη Νέα Υόρκη: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
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Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως χρειάζεται αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
κ. Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
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συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Tags αγορά ακινήτων ανανεώσιμες κατασκευαστικός κλάδος
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Στουρνάρας: Η συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει την εφαρμογή
μεταρρυθμίσεων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών», τόνισε.
Καμπανάκι κινδύνου για την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού σε ευρωπαϊκό επίπεδο
έκρουσε ο διοικητής της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, κατά τη διάρκεια της
βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link. «Μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς
ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη
και επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις»,
επεσήμανε.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα "συστημικά"
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», πρόσθεσε.
Παράλληλα, τόνισε ότι η συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα
βασικά στοιχεία: Πρώτον, τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της
δημιουργίας πρωτογενών κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως
του 2% του ΑΕΠ ετησίως. Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής
σταθερότητας, δηλαδή τη διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και
την προστασία των καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την
εξάλειψη του επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και
την αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Επιπλέον, ο κ. Στουρνάρας εστίασε στην ανταγωνιστικότητα της οικονομίας, η βελτίωση της
οποίας όπως είπε, αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η ελληνική οικονομία.
Όπως ανέφερε ο ίδιος, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη
σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη
παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία
βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
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Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
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Γ. Στουρνάρας: Μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας είναι η μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, δήλωσε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (ΤτΕ), Γιάννης
Στουρνάρας, ενώ ζήτησε από τα «συστημικά» πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Σε ομιλία του κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, ο κ.
Στουρνάρας σημείωσε ότι, αν και η Ελλάδα αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη
σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη
παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία
βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η.
Όπως είπε, αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας
Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από
200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της
Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Αυτή η σημαντική υστέρηση
ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών της
χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Φάσμα μεταρρυθμίσεων
Σύμφωνα με τον κ. Στουρνάρα, προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι
εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των
αγορών, με την κατάργηση των φραγμών εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και
υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις
Ο κ. Στουρνάρας επεσήμανε ότι για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις, όπως τόνισε, θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε
τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα
εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της
δικαιοσύνης.
Ως προς τα ελληνοτουρκικά, σημείωσε ότι οι υψηλές αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η
χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο,
«πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις
ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας συναίνεσης
Σε ό,τι αφορά τις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο κ. Στουρνάρας εξέφρασε την εκτίμηση ότι, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης
οικονομικής κρίσης, τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους
πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας,
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γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας», όπως είπε.
«Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και,
κατά συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Πρώτον, τη
δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της» συμπλήρωσε ο διοικητής
της ΤτΕ.
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Αλέξανδρος Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίζει να αναπτύσσεται – Απαιτούνται
διαρθρωτικές ρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
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Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του “Ηρακλή 3”. Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica
Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Πηγή
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Π. Λαζαρίδου: Εναρμονισμένο με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις το χαρτοφυλάκιο
έργων της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής
αλλαγής
Ιστορική ευκαιρία για την Ελλάδα οι πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με
ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε για
ένα πιο πράσινο μέλλον, αναγνωρίζει η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος,
Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ.
Μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας.
Παράλληλα, αναφέρθηκε στο χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, το οποίο περιλαμβάνει έργα
ύψους € 10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις,
προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το
μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης –
αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας.
Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την
στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά
έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία
Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο
Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες
ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα
όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις
προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για
μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος
ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη
χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών
προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Στο επίκεντρο η πράσινη μετάβαση
Τέλος, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα
συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο
διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές
προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις
υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο
πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε
έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
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μεταφορών.
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Συγκεκριμένα, σύμφωνα με τον διοικητή της Ττ, για να προχωρήσουν οι αναγκαίες
μεταρρυθμίσεις απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε
ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε
τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα
εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της
δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρκικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Όπως ανέφερε ο κεντρικός τραπεζίτης κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη
από την Capital Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη
σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη
παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία
βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα
προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι
δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο
1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το
διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
"Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου", τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR.
GANP/Dimitrios Panagos
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος
έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και το μεγάλο
ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν να
αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα

https://debater.gr/ellada/o-al-exarchou-sto-capital-link-invest-in-greece-forum/


https://debater.gr/

 Publication date: 10/12/2024 11:46

 Similar Stats ranking (Greece): 2210

 https://debater.gr/ellada/o-al-exarchou-sto-capital-link-invest-in-greece-forum/

υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται μεταρρυθμίσεις
και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Voria.gr
10/12/2024
11:12
Ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ,
σε ΑΠΕ και Real Estate, σύμφωνα με τον πρόεδρο και CEO
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
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επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Σχετικά με τον Όμιλο AKTOR
Ο AKTOR Όμιλος Εταιρειών είναι ένας κορυφαίος παίκτης της αγοράς στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη που αξιοποιεί εμπειρία 70 ετών για να υλοποιήσει τεχνικά έργα μεγάλης κλίμακας και
επενδύει στρατηγικά σε τομείς της οικονομίας, όπως η πράσινη ενέργεια, το Real Estate, τα
έργα παραχώρησης και ΣΔΙΤ και η ολοκληρωμένη διαχείριση εγκαταστάσεων.  Στόχος του
Ομίλου, ο οποίος διοχετεύει κεφάλαια ύψους 2 δισ. ευρώ για εξαγορές και επενδύσεις, είναι να
επιτύχει το 2025 κύκλο εργασιών €1,4 δισ. και EBITDA €184 εκατ., μέσα από ένα
διαφοροποιημένο χαρτοφυλάκιο δραστηριοτήτων. Το 2025, ο αριθμός του προσωπικού του
Ομίλου θα ξεπερνά τους 8.800 εργαζόμενους σε Ελλάδα και εξωτερικό. Αποστολή του Ομίλου
AKTOR είναι να καταστεί δύναμη εξέλιξης στα πεδία όπου δραστηριοποιείται, παράγοντας αξία
για τους μετόχους του και την κοινωνία, συμβάλλοντας στην πρόοδο και την ευημερία και
αναβαθμίζοντας τις ζωές των ανθρώπων προς ένα βιώσιμο μέλλον.

https://www.voria.gr/article/exarhoy-i-ellada-tha-synehisei-na-anaptyssetai-omos-apaitoyntai-diarthrotikes


https://www.eurocapital.gr/

 Publication date: 10/12/2024 11:45

 Similar Stats ranking (Greece): 21251

 https://eurocapital.gr/permalink/160760.html

Εξάρχου (AKTOR): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται - Απαιτούνται διαρθρωτικές
ρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των

https://eurocapital.gr/permalink/160760.html


https://www.eurocapital.gr/

 Publication date: 10/12/2024 11:45

 Similar Stats ranking (Greece): 21251

 https://eurocapital.gr/permalink/160760.html

εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Πηγή: insider.gr
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Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum: Η Ελλάδα θα συνεχίζει να
αναπτύσσεται
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Ν. Κεραμέως στη Νέα Υόρκη: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
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Γιάννης Στουρνάρας: Τα συστημικά κόμματα να καλλιεργήσουν κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με τον διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα συστημικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση. 
Όπως είπε κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η
Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας των περισσότερων
ευρωπαϊκών χωρών παρά το γεγονός ότι αποτελεί success story και παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε επιμέρους
δείκτη. 
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023. 
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. 
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. 
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε. 
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις. 
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Ν. Κεραμέως στη Νέα Υόρκη: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη. 
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για την ανάγκη δημιουργίας μιας κουλτούρας συναίνεσης μεταξύ των συστημικών πολιτικών
κομμάτων, έκανε λόγο ο Γιάννης Στουρνάρας.
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα "συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρκικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, "πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της",
τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα - όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού - που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα "συστημικά" ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που "δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας".
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Πηγή: ΑΠΕ - ΜΠΕ
Οι πιο πρόσφατες Ειδήσεις
Διαβάστε πρώτοι τις Ειδήσεις για ό,τι συμβαίνει τώρα στην Ελλάδα και τον Κόσμο στο thetoc.gr
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία»
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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H Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Δήκτης
H Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης νότιας Ευρώπης και της
Ευρωζώνης το 2025, εκτιμά ο οικονομολόγος της Goldman Sachs Φίλιπο Ταντέι, ενώ
προβλέπει περαιτέρω αναβάθμιση της αξιολόγησής της. Οπως σημείωσε σε πάνελ στο
πλαίσιο του συνεδρίου της Capital Link στη Νέα Υόρκη, η ευρωπαϊκή οικονομία θα δεχθεί
πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ, με την ανάπτυξη να κινείται στο 0,8%. Εν τω μεταξύ, η
ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Η αγορά εργασίας έχει το υψηλότερο
ποσοστό απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ και, σε αντίθεση με τις άλλες οικονομίες της
περιοχής, η ανάκαμψη της απασχόλησης συνοδεύεται από αύξηση της παραγωγικότητας που
επωφελείται από την άνω του μέσου όρου αύξηση των επενδύσεων. Κατά την άποψή του, η
ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες ανάπτυξης, με μια διευρυμένη ευκαιρία για
συνεχή αύξηση των κεφαλαιακών δαπανών.
Την απόσχιση του κλάδου χυτηρίου και την εισφορά του στην εταιρεία Alufond ενέκρινε το
διοικητικό συμβούλιο της Alumil στη χθεσινή έκτακτη γενική συνέλευση. Οπως έχει αναφέρει ο
πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της βιομηχανίας αλουμινίου Γιώργος Μυλωνάς, η
απόσχιση θα συνοδευτεί με την είσοδο στρατηγικού επενδυτή που θα αποκτήσει ποσοστό
πλειοψηφίας στην εταιρεία. Το χυτήριο διαθέτει παραγωγική δυναμικότητα 65.000 τόνων, η
οποία περιορίζεται σήμερα σε 30.000 τόνους. Ο επενδυτής αναμένεται ότι θα αυξήσει τη
δυναμικότητά του σε 100.000 τόνους.
Καθώς ο στόλος των λεωφορείων της Αθήνας έχει μπει σε τροχιά ανανέωσης, σειρά παίρνει
τώρα στις αστικές συγκοινωνίες η επιβίβαση με τη χρήση πιστωτικής κάρτας ή κινητού
τηλεφώνου. Οπως ανέφερε ο Γιώργος Σπηλιόπουλος, διευθύνων σύμβουλος του ΟΑΣΑ (2ο
Growthfund Summit), μέσα στους πρώτους μήνες του 2025 το σύστημα πληρωμής του
εισιτηρίου απευθείας από την πιστωτική κάρτα ή μέσω τηλεφώνου αναμένεται να επεκταθεί σε
7.500 σημεία. Σήμερα λειτουργεί πιλοτικά στις γραμμές του αεροδρομίου.
Το 2023, μόλις 4,2% των συνταξιούχων στην Ελλάδα δήλωναν ότι εργάζονταν στους έξι μήνες
μετά τη συνταξιοδότησή τους. Το ποσοστό αυτό ήταν χαμηλότερο σε σχέση με άλλων χωρών
της Ε.Ε., σύμφωνα με στοιχεία της Eurostat, καθώς ο ευρωπαϊκός μέσος όρος ήταν 13%.
Πρέπει, ωστόσο, να σημειωθεί ότι το δηλωμένο ποσοστό των εργαζόμενων συνταξιούχων στη
χώρα μας έχει αυξηθεί σημαντικά φέτος. Κι αυτό γιατί από 1.1.2024 σταμάτησε να ισχύει η
μείωση της σύνταξης κατά 30% και προβλέπεται μια παρακράτηση 10% στις αποδοχές από
την εργασία, γεγονός που οδήγησε περίπου 200.000 συνταξιούχους να δηλώσουν πως
εξακολουθούν να εργάζονται.
Τη δυνατότητα λήψης άδειας διαμονής έναντι επένδυσης 250.000 ευρώ σε νεόδμητα ακίνητα
ανεξαρτήτως επιφανείας προτείνει η Επιτροπή Ακινήτων του Συνδέσμου Ανωνύμων Εταιρειών
και Επιχειρηματικότητας (ΣΑΕΕ), μετά από διαβούλευση μεταξύ των μελών της, με όλα τα μέρη
της αγοράς ακινήτων αλλά και πιο συγκεκριμένα του επενδυτικού προγράμματος για τα
ακίνητα. Η πρόταση αυτή αφορά κατοικίες με άδειες από 1/1/2025 και μετά, ενώ προτείνεται να
διατηρηθεί η απαγόρευση της αξιοποίησής τους (από τους επενδυτές) μέσω βραχυχρόνιων
μισθώσεων. Επίσης ζητείται η μείωση του απαιτούμενου χρόνου επεξεργασίας των αιτήσεων
αυστηρά στους 2-3 μήνες, καθώς πλέον ανέρχεται σε 19 μήνες και υποβαθμίζει τη χώρα ως
επενδυτικό προορισμό. Στα αιτήματα περιλαμβάνεται και η παροχή της δυνατότητας
ολοκλήρωσης της διαδικασίας παροχής βιομετρικών στοιχείων εξ αποστάσεως, μέσω των
ελληνικών πρεσβειών σε Πεκίνο, Σαγκάη, Γκουανγκζού και Κωνσταντινούπολη.      
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Εξάρχου: Aπαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ.ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030-2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και η δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι' αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.

https://www.sofokleousin.gr/eksarxou-apaitountai-diarthrotikes-metarrythmiseis-kai-allagi-par


https://primenews.press/

 Publication date: 10/12/2024 11:35

 link

Οι 8 Προτεραιότητες και Πολιτικές του υπ. Υποδομών και Μεταφορών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών
ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας»
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών
κ. Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με
τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα
Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
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Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
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δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
·και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
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Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
 
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
 
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
 
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
 
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
 
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις. Ο
ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
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αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Εξάρχου: Η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται - Ανάγκη για
μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
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το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα "συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, "πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της",
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα "συστημικά" ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που "δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας".
ΓΙΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Ένα ζευγάρι μανικετόκουμπα από βότσαλα του νομού Έβρου και ασήμι σχεδίασε και
κατασκεύασε ειδικά για τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, η κατασκευάστρια
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κοσμημάτων, […]
Η Υπουργός Πολιτισμού Λίνα Μενδώνη, στο πλαίσιο των συστηματικών επισκέψεων εργασίας,
που πραγματοποιεί, από το 2019, στους σταθμούς του Μετρό της Θεσσαλονίκης, […]
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Ν. Κεραμέως στη Νέα Υόρκη: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επισήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου. «Αυτό το
πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε.
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε και αναφέρθηκε στην δημιουργία
προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές
δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση
αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», τόνισε κι
αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων
που ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και
σε χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
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ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
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Αλέξανδρος Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται - Απαιτείται αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ.ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030-2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
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Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και η δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι' αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
H Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών, ανέφερε.
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
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συναίνεσης στη χώρα μας».
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Οι αγοραστές αφήνουν το πόδι από το «γκάζι» μετά το 6ήμερο
ράλι
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο Αθηνών
Γενικός Δείκτης
Ήπιες μεταβολές καταγράφονται σήμερα στο ελληνικό χρηματιστήριο, όπου επικρατεί η τάση
για κατοχύρωση κερδών (profit taking), μετά από έξι συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις.
Ειδικότερα, ο Γενικός Δείκτης υποχωρεί κατά -0,07% και διαπραγματεύεται στις 1.464 μονάδες,
με υψηλό ημέρας τις 1.465,26 μονάδες και χαμηλό ημέρας τις 1.461,67 μονάδες. Τεχνικού
χαρακτήρα η διόρθωση στις τράπεζες, με τον κλαδικό δείκτη να χάνει περίπου -0,5%, στον
απόηχο του ξέφρενου ράλι που προηγήθηκε.
Κατάσταση ευφορίας επικρατεί πάντως στην εγχώρια αγορά, κάνοντας ιδανική πρεμιέρα στον
Δεκέμβριο. Ο Γενικός Δείκτης έχει σημειώσει μόνο θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες
συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, κερδίζοντας αθροιστικά πάνω από 70 μονάδες ή +5,13%,
υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460 μονάδων (υψηλό δύο και πλέον μηνών). Οι τράπεζες
ηγούνται του ράλι, καταγράφοντας άνοδο +13,29% στο 6ήμερο, με αποτέλεσμα να «αγγίζει»
τις 1.300 μονάδες που ανοίγουν τις πύλες για τα φετινά ρεκόρ.
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση του ράλι και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι το
τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε περίπτωση
διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της νέας χρονιάς
(January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και παρουσιάζουν
αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
Η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις παγκόσμιες αγορές, καθώς οι
traders περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν
αύριο και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που θα διαμορφώσει η Federal Reserve
για τη νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο,
αλλά και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα, που επιβαρύνουν την επενδυτική
ψυχολογία.
Η προσοχή παραμένει στραμμένη στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post
Investment Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα
του Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο
CEO της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για
προσέλκυση νέων επενδυτών.
Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» +10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει τα
100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
Διαβάστε περισσότερα στο newmoney.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Απαγγέλθηκαν κατηγορίες στον νεαρό που συνελήφθη για τον φόνο του CEO της United
Healthcare - Πώς τον έπιασαν
Oι 11 Ινδοί κροίσοι που θέλουν να ανοίξουν δουλειές στην Ελλάδα
Ο Άσαντ έπεσε, το αντίστροφο δράμα της Συρίας μόλις ξεκίνησε
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Κεραμέως: Οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84% τα τελευταία χρόνια
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στη Νέα Υόρκη η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
Η Νίκη Κεραμέως ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία
πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία
Η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως επισκέφτηκε τη Νέα Υόρκη
και παρευρέθηκε στο 2ο ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» όπου
πραγματοποίησε ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και
επενδυτές».
Στην ομιλία της, η Νίκη Κεραμέως ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα
τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και
την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
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ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.

https://www.athensvoice.gr/epikairotita/politiki-oikonomia/881280/kerameos-oi-ependuseis-stin-ellada-auxithikan-kata-84-ta-teleutaia-hronia/


https://www.iefimerida.gr/

 Publication date: 10/12/2024 11:30

 Similar Stats ranking (Greece): 15

 https://www.iefimerida.gr/kosmos/stoyrnaras-kommata-koyltoyra-synainesis

Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NEWSROOM IEFIMERIDA.GR
10/12/2024  11:09
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα,
ζητώντας από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Στουρνάρας: Πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
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χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
ΑΠΕ-ΜΠΕ

https://www.iefimerida.gr/kosmos/stoyrnaras-kommata-koyltoyra-synainesis


https://www.matrix24.gr/

 Publication date: 10/12/2024 11:29

 Similar Stats ranking (Greece): 5591

 link

Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το 'Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών - Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού 'Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά - Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα - Μαύρη Θάλασσα - Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια - Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά - πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο - προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας - μεταξύ άλλων - Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες - από φυσικές
καταστροφές - περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό - τα τελευταία πέντε χρόνια -
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Αλέξανδρος Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, τι χρειάζεται να αλλάξει
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
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Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Γ. Στουρνάρας: Χρειάζονται τολμηρές μεταρρυθμίσεις για να βελτιωθεί η
ανταγωνιστικότητα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις
Newsroom
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. 
Η Ελλάδα υστερεί στους δείκτες ανταγωνιστικότητας
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. 
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Φιλόδοξες μεταρρυθμίσεις
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. 
Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών,
όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση
και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Ανάγκη για πολιτικές συναινέσεις
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Για τις ελληνοτουρκικές σχέσεις
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. 
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Καταστροφικός ο πολιτικός κατακερματισμός
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Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Εξάρχου: Η Ελλάδα χρειάζεται αλλαγή παραγωγικού μοντέλου – Τα σχέδια για Aktor,
Attica Bank
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ
Κωνσταντίνος Χρυσός
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για τη σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Εξάρχου (AKTOR): η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον
έως και το τέλος της δεκαετίας – Επενδύσεις 2 δισ. ευρώ σε Real Estate και ΑΠΕ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26 ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον
τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF).
Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις
ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το
ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
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Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών
ακινήτων.
Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα
φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα
στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που είναι και ο για
τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της.
Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της Παγκρήτιας
Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη,
καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και
έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Forum: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, αλλά
απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
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Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
www.worldenergynews.gr
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Στουρνάρας: «Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με τον διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συνεισφορά.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσης του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική χρήση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζεται στο Ισόζυγο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% της ΑΕΠ το 2023.
Πρόκειται να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, πρέπει να δημιουργηθεί
ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην εξάλειψη
διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και την άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τη διοίκηση της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνενώσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και η ατιμωρησία, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρκικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζουν η χώρα μας επιβαρύνουν τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές
και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλεια της», τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή σε ένα
διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει στην
Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, που είχε καταστροφικές. κοινωνικές και οικονομικές.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
ΠΗΓΗ:ΑΠΕ
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Εξάρχου: Χρειάζεται αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι -.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF).
Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις
ύψους €2 δισ., σε - και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό
πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων.
Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα
φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα
στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που είναι και ο
λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη συγκεκριμένη
δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις -
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις -, στις οποίες θα προχωρήσει
δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό επενδυτικό
ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι περικοπές
(curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων - στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Γιάννης Στουρνάρας: «Success story η ελληνική οικονομία» - Τι είπε για το πολιτικό
σύστημα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδας, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Τέλος, ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Ν. Κεραμέως στη Νέα Υόρκη: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επισήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου. «Αυτό το
πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε.
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε και αναφέρθηκε στην δημιουργία
προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές
δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση
αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», τόνισε κι
αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
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εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων
που ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και
σε χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
Tags: Ελλάδα Οικονομία επενδύσεις Ν. Κεραμέως ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ ΡΟΗ ΕΙΔΗΣΕΩΝ Χρηστικά
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Εξάρχου: Χρειάζεται αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF).
Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις
ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το
ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων.
Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα
φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα
στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που είναι και ο
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λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη συγκεκριμένη
δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.

https://thebanker.gr/%ce%b5%ce%be%ce%ac%cf%81%cf%87%ce%bf%cf%85-%cf%87%cf%81%ce%b5%ce%b9%ce%ac%ce%b6%ce%b5%cf%84%ce%b1%ce%b9-%ce%b1%ce%bb%ce%bb%ce%b1%ce%b3%ce%ae-%cf%80%ce%b1%cf%81%ce%b1%ce%b3%cf%89%ce%b3%ce%b9%ce%ba/
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Όπως είπε, η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
ΔΕΙΤΕ ΑΚΟΜΑ
Έκτακτες κρίσεις για την αναδιοργάνωση των Στρατιωτικών Νοσοκομείων ζήτησε ο Δένδιας
από τον αρχηγό ΓΕΕΘΑ
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
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επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Με Πιτσιλή θα έρθουν επενδύσεις από ΗΠΑ;
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
0
SHARES
ShareTweet
Με Πιτσιλή; Η αλήθεια είναι ότι ο Νίκος και η Όλγα Μπορνόζη του Capital Link, προσπαθούν
να βοηθήσουν στην προσέλκυση επενδυτών στην Ελλάδα, αλλά και τις ελληνικές εξαγωγές
προς τις ΗΠΑ. Όμως, δεν μπορούν να τα κάνουν όλα μόνοι τους. Φέρνουν κάθε χρόνο στην
Αμερική, στο μεγάλο συνέδριο τους στη Νέα Υόρκη, υπουργούς, αξιωματούχους, τραπεζίτες
και επιχειρηματίες. Προσπαθούν…
Του ΜΙΧΑΛΗ ΙΓΝΑΤΙΟΥ*
ΠΗΓΗ Hellas Journal
Σε μία εποχή που η Τουρκία θέλει να φτάσει τις εξαγωγές της στις ΗΠΑ -με τη νέα κυβέρνηση
του Ντόναλντ Τραμπ- στα 100 δισεκατομμύρια δολάρια, η χώρα μας είναι ζήτημα αν “αγγίζει”
τα 2-3 δισ. Μακάρι να κάνω λάθος και να είστε βέβαιοι ότι θα το διορθώσω. Από την άλλη
πλευρά, είναι ελάχιστοι οι μεγάλοι Ελληνοαμερικανοί επιχειρηματίες που επένδυσαν στην
Ελλάδα.
Όσοι προσπάθησαν έφυγαν τρέχοντας και απογοητευμένοι διότι όπως κατήγγειλαν μερικοί, το
ελληνικό κράτος τους κορόϊδεψε, άλλους το διεφθαρμένο σύστημα τους χαρακτήρισε
…”λαθρέμπορους” -υποθέτω επειδή δεν έδωσαν μίζες.
Φέτος εμφανίστηκε και ο επικεφαλής της Τράπεζας της Ελλάδας, Γιάννης Στουρνάρας, που
πέρασε από παντού, (κυβερνητικά πόστα και ζηλευτές θέσεις σε τράπεζες) -τώρα, μου λένε,
πως θέλει να γίνει και Πρόεδρος της Δημοκρατίας, άσχετα αν δημόσια το διαψεύδει. Ρώτησα
πως ήταν η ομιλία του και μου απάντησαν πως μιλούσε ασταμάτητα. Άρα μόνος του τα έλεγε,
μόνος του τα άκουγε…
Σε ένα από τα πάνελ εμφανίστηκε και ο γνωστός μας κ. Γεώργιος Πιτσιλής, ο επικεφαλής της
επίσης γνωστής μας ΑΑΔΕ, που υποτίθετι ότι πολεμά τη διαφθορά. Μίλησε σε ένα πάνελ με
τίτλο: «Επενδύοντας στην Ελλάδα – Φορολογικές μεταρρυθμίσεις και κίνητρα». Ήταν στο ίδιο
πάνελ ήταν επίσης και:
Η κ. Χριστίνα Παπανικολοπούλου, η κ. Μαίρη Ψύλλα, (Γενική Γραμματέας Φορολογικής
Πολιτικής στο Υπουργείο Οικονομίας και Οικονομικών), ο κ. Σπύρος Καμινάρης, Προϊστάμενος
Φορολογίας – ΕΥ Ελλάδος και ο κ. Κώστας Βαμβακάς, της VK PREMIUM Business Growth
Consultants.
Η προσοχή στραμμένη στον κ. Πιτσιλή…
Λόγω των δημοσιευμάτων της Hellas Journal για υποθέσεις διαφθοράς στα ελληνικά Τελωνεία
και στο υπουργείο Μεταφορών, η προσοχή των παριστάμενων ομογενών επιχειρηματιών και
επαγγελματικών στελεχών, στράφηκε στον κ. Πιτσιλή. Τι δύναται να πει αυτός ο άνθρωπος,
που θα μπορούσε να είναι ο ήρωας όλης της Ελλάδας και όχι μόνο, αν καταπολεμούσε
πραγματικά τη διαφθορά. Τα λόγια τα παίρνει ο αέρας. Οι πράξεις μετρούν. Και εδώ η
βαθμολογία είναι στο ναδίρ.
Έστειλε ποτέ στον εισαγγελέα έστω και ένα από τα λεγόμενα “μεγάλα ψάρια”; Εννοούμε,
βεβαίως, τους ολιγάρχες και γενικά τους λεγόμενους μεγαλοεπιχειρηματίες; Εντάξει, λέμε και
κανένα ανέκδοτο για να γελάμε. Δεν έχει συλλάβει κανένα. Πιάνουν τους μικρο-διεφθαρμένους
των 5 και των 10 χιλιάδων και αφήνουν ανέγγικτη τη μεγάλη διαφθορά.
Οι αναγνώστες της Hellas Journal γνωρίζουν ότι καταγγείλαμε υπόθεση διαφθοράς, που
επηρέασε αρνητικά καλούς και σοβαρούς ομογενείς μας επειδή δεν συμμορφώθηκαν με τις
υποδείξεις των διεφθαρμένων. Δώσαμε και στοιχεία. Αναγκάστηκαν να ερευνήσουν, αλλά το
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έκαναν με τρόπο για να σώζονται οι δικοί τους. Τελικά, οι εισαγγελείς πείστηκαν από τα
δημοσιεύματα της ιστοσελίδας μας και έστειλαν για να δικαστούν 15 κρατικοί υάλληλοι και
πολίτες. Είδατε κάποια ανακοίνωση από την ΑΑΔΕ; Καμία… Ούτε θα δείτε.
Δόθηκε στη δημοσιότητα το πόρισμα που συνέταξε μετά από πολλές δυσκολίες η Οικονομική
Επιθεωρήτρια του Αυτοτελούς Τμήματος Α΄ Ελέγχου Ποινικών Αδικημάτων και Πειθαρχικών
Παραπτωμάτων της Διεύθυνσης Εσωτερικών Υποθέσεως της ΑΑΔΕ; Όχι. Ούτε θα το δείτε.
Συνεχίζουν να αρνούνται να μας το παραδώσουν. Επειδή προφανώς βρίσκονται εκει μέσα τα
ονόματα των επίορκων. Κρύβονται πίσω από τους νόμους, οι οποίοι είναι πάντα κομμένοι και
ραμμένοι στα μέτρα των διαφόρων συστημάτων.
Μίλησε για …επενδύσεις!
Ο κ. Πιτσιλής μίλησε σε ομογενείς και ξένους επχιειρηματίες για …επενδύσεις!!! Διαβάστε
ακόμα μία αποκάλυψη: Η υπηρεσία, στην οποία είναι επικεφαλής, φέρει την ευθύνη για το
γεγονός ότι επενδύσεις που εξαγγέλθηκαν δεν έγιναν ποτέ… Εμείς δεν θα περιμένουμε την
πραγματοποίηση της δίκης για να δημοσιεύσουμε και άλλες πληροφορίες για το κύκλωμα. Θα
συνεχίσουμε από την ιστοσελίδα να ενημερώνουμε τους αναγνώστες μας.
Αρκετοί αναγνώστες αναρωτήθηκαν γιατί τα υπόλοιπα ελληνικά Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης
δεν ασχολούνται με αυτή την υπόθεση διαφθοράς αλλά και άλλες που πολλοί τις γνωρίζουν
αλλά δεν τολμούν να τις δημοσιοποιήσουν. Διότι στην ΑΑΔΕ υπάγονται υποτίθεται και οι
“αδιάφθοροι” που κυνηγούν τη διαφθορά και τη φοροδιαφυγή. Όποτε θέλουν κατεβαίνουν στα
γραφεία του άλφα και του βήτα ΜΜΕ και απαιτούν τη διεξαγωγή έρευνας. Οι άνθρωποι των
ΜΜΕ θέλουν να έχουν το κεφάλι τους ήσυχο. Και δεν ασχολούνται με τα σοβαρά αυτά
ζητήματα.
Εμείς τέτοιο θέμα δεν έχουμε καθώς είμαστε απόλυτα νόμιμοι και έχουμε ανοικτά τα χαρτιά
μας. Ας έρθουν όποτε θέλουν να μας κτυπήσουν την πόρτα. Θα απογοητευθούν. Βεβαίως,
έχουμε δει ξαφνικά να αποσύρονται κάποιοι διαφημιζόμενοι από την ιστοσελίδα. Θα
επανέλθουμε.
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Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Αλέξανδρος Εξάρχου: Διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
για την ανάπτυξη της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη
Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, με θέμα τα
επόμενα βήματα που πρέπει να αναληφθούν, ο Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση
λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των αγορών και αναγνώρισε την ανάγκη για
μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του παραγωγικού μοντέλου. Επίσης, αναφέρθηκε στις επενδύσεις
ύψους 2 δισ. ευρώ που θα υλοποιήσει ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει
καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της,
σημειώνοντας ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank έχουν
επενδύσει πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα.
Ωστόσο, τόνισε ότι είναι επιτακτική η ανάγκη για μετασχηματισμό της οικονομίας προς ένα πιο
παραγωγικό και εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, καθώς από το 2032 θα ξεκινήσει ξανά η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους. Υπογράμμισε την πιθανότητα να αντιμετωπίσουμε
δύσκολες καταστάσεις την περίοδο 2030-2031 αν δεν προχωρήσουν οι αναγκαίες αλλαγές.
Ο Εξάρχου επεσήμανε επίσης την αναγκαιότητα υλοποίησης σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, σημείωσε ότι οι κατασκευές βρίσκονται
σε σημαντική ανάπτυξη, ενώ προβλέπει ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια θα συνεχίσουν να
αναπτύσσονται, αλλά αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού όταν ολοκληρωθούν
τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF).
Ο κ. Εξάρχου αναφέρθηκε στο Real Estate, υπογραμμίζοντας ότι είναι φτηνό στην Ελλάδα σε
σύγκριση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε αύξηση των τιμών, ενώ σημείωσε ότι οι
οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι υψηλές και αναμένονται υψηλές αποδόσεις για όσους
επενδύσουν στη συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Αναφερόμενος στις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, τόνισε ότι η Ελλάδα
παρουσιάζει σημαντικό επενδυτικό ενδιαφέρον, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές που επηρεάζουν τη δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο Εξάρχου ανέφερε ότι η
επενδυτική ομάδα είχε διακρίνει την ανάγκη για μικρότερες τράπεζες και επένδυσε σημαντικά
κεφάλαια για τη σωτηρία της Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, θεωρώντας ότι η
πολιτεία δεν θα άφηνε αυτές τις τράπεζες να καταρρεύσουν.
Τέλος, υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς
ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, προκειμένου να καλύψει τις ανάγκες της
αγοράς.
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Γιάννης ΣτουρνάραςΟικονομία
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Γ. Στουρνάρας: Απαραίτητη η συναίνεση από τα πολιτικά κόμματα για την ενίσχυση της
ελληνικής οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, υπογράμμισε ότι η
Ελλάδα, παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
σε σχέση με τις περισσότερες ευρωπαϊκές χώρες. Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το
μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο
αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, απαιτείται η υλοποίηση φιλόδοξων
μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι
μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να στοχεύουν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι
καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης και η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση.
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε ότι για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, απαιτούνται
ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα
στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε κρίσιμους τομείς.
Επιπλέον, αναφέρθηκε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, επισημαίνοντας ότι οι υψηλές αμυντικές
δαπάνες επιβαρύνουν τους Έλληνες φορολογούμενους και υπογράμμισε την ανάγκη για
εύρεση σημείων σύγκλισης ώστε να διασφαλιστεί η σταθερότητα και η ασφάλεια της χώρας.
Όσον αφορά τις πολιτικές εξελίξεις, προειδοποίησε για τις καταστροφικές επιπτώσεις που θα
είχε η πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο πολιτικό τοπίο, όπως συμβαίνει ήδη στην
Ευρώπη.
Ο διοικητής της ΤτΕ διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν τη
σημασία της πολιτικής και οικονομικής σταθερότητας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική
ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας».
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Βρεττού: Ορόσημο για τον χρηματοπιστωτικό τομέα η συγχώνευση Attica-Παγκρήτιας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο
μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν
σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό.
Αυτό επεσήμανε η διευθύνουσα σύμβουλος της Αttica Bank Ελένη Βρεττού στην κεντρική της
ομιλία με τίτλο «Building A New Dynamic In The Greek Financial System στο πλαίσιο του
συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Η κυρία Βρεττού σημείωσε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα».
Όπως είπε, για τους επενδυτές, η νέα τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής
στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα.
«Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας
αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης. Από τη
χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών που
ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που
συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία
και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη», κατέληξε η Ελένη Βρεττού.
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Αλέξανδρος Εξάρχου: Διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι ηελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το real estate και οι
Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η Ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, σε ΑΠΕ και real estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το real estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο real estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
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Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι
τέσσερις συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Ακολουθείστε το yougogreece.gr στο Google News και στο Facebook
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Ν. Κεραμέως στη Νέα Υόρκη: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επισήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου. «Αυτό το
πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε.
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε και αναφέρθηκε στην δημιουργία
προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές
δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση
αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», τόνισε κι
αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
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εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων
που ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και
σε χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
www.ertnews.gr
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Εξάρχου: Ανάπτυξη της οικονομίας τουλάχιστον έως το τέλος της 10ετίας – Αναγκαίες
οι μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
<a href="https://economico.gr/wp-content/uploads/2024/12/ALEXANDROS-EXARCHOU.jpg"
data-caption="2024 Capital Link Forum at The Metropolitan Club in NYC today December 9th,
2024.
© PHOTOS: GOA/Dimitrios Panagos">2024 Capital Link Forum at The Metropolitan Club in
NYC today December 9th, 2024.
© PHOTOS: GOA/Dimitrios Panagos
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
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(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Ο 5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για τη σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Γιάννης Στουρνάρας
Τράπεζα της Ελλάδας
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Αλέξανδρος Εξάρχου: Χρειάζονται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου – Τι είπε για Aktor και Attica Bank
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR Αλέξανδρος
Εξάρχου
NewsRoom Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται
τουλάχιστον έως και το τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος
του Ομίλου AKTOR, κ. Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26 ο ετήσιο Capital Link Invest in
Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι
του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα
πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και
χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει
την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την
εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση
σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του
παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης,
προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας,
ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται ταχύτητα και
ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην
Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα
χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα
επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα
υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το
Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την
επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε
ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα
της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι
σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω
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αύξηση των τιμών κυρίως των εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές
ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης
στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα
επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος
AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ,
στις οποίες θα προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει
σημαντικό επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν,
όπως οι περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων
ΑΠΕ στην αγορά.
5 ος τραπεζικός πυλώνας Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι, παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την
ανάγκη η χώρα να έχει και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή
της εικόνας της οικονομίας της.
Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της Παγκρήτιας
Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη,
καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και
έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα
σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης,
εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες,
λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών», τόνισε.
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Στουρνάρας: Πώς η Ελλάδα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι έξι παράγοντες που οδήγησαν την Ελλάδα σε ανάπτυξη και επενδυτική βαθμίδα - Οι
αναγκαίες μεταρρυθμίσεις και οι ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις - H ομιλία του κεντρικού
τραπεζίτη στο Capital Link Forum
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Στουρνάρας: Προτάσεις για μεταρρυθμίσεις και τέσσερα σημεία συναίνεσης των
κομμάτων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
To “success story” της ελληνικής οικονομίας από την κρίση μέχρι σήμερα περιέγραψε στην
ομιλία του στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα Υόρκη ο Γιάννης Στουρνάρας. Ο διοικητής
της ΤτΕ αναφέρθηκε, όμως και στις προκλήσεις που έχει να αντιμετωπίσει η χώρα μας, ενώ
έθεσε τέσσερα σημεία συναίνεσης στα οποία θεωρεί ότι πρέπει να συμφωνήσουν όλα τα
"συστημικά" κόμματα.
Ο Γιάννης Στουρνάρας τιμήθηκε για την προσφορά του και δήλωσε ικανοποιημένος «που
αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια
ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα,
πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη
ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε
αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να ονομάσω “success story” της ελληνικής
οικονομίας».
Ο κ. Στουρνάρας στάθηκε σε έξι παράγοντες που κατά τη γνώμη του έφεραν τελικά την
επιστροφή στην "κανονικότητα":
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα  η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023».
Τα επόμενα χρόνια
Για τα επόμενα χρόνια, ο διοικητής της ΤτΕ εκτίμησε ότι «η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι
θα συνεχίσει να καταγράφει υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του
ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του
πραγματικού κατά κεφαλήν ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ.  Οι κύριες
κινητήριες δυνάμεις της οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές
δαπάνες, χάρη και στη συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης
του πραγματικού διαθέσιμου εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση
του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος. 
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
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έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα».
Τι πρέπει να γίνει
Σύμφωνα με τον κ. Στουρνάρα «ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική
πορεία της οικονομίας, την αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της
παραγωγικότητας, την καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων
αγαθών και υπηρεσιών, την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη
διευκόλυνση της πράσινης μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων
αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και
άρα στη μείωση του ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις  στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος
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του RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη  του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο,
απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την
ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την
περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις
και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη
χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
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κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε  ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει  προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας».
Δημοσιονομικά
Επίσης, είπε πως «όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να
παραμείνουν η πρώτη προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που
έχουμε μπροστά μας και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα
ήθελα να επισημάνω ότι βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου
Συμφώνου Σταθερότητας και Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο
επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα
συνεπάγεται  ότι οποιοσδήποτε δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των
εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη μείωση του δημόσιου χρέους. Οι νέες αυτές συνθήκες
δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων προς
την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την προτεραιοποίηση των δημοσίων
δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της
φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης
κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα,  πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
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των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας. Και, κατά την άποψή μου, θα
ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τουρκία ως
προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις
συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή
και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια.
Όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις».
Τέλος, σημείωσε πως «τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας. Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του
πολιτικού κόστους και, κατά συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών
μεταρρυθμίσεων.
Κατά την άποψή μου, η συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα
βασικά στοιχεία: Πρώτον, τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της
δημιουργίας πρωτογενών κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως
του 2% του ΑΕΠ ετησίως. Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής
σταθερότητας, δηλαδή τη διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και
την προστασία των καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την
εξάλειψη του επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και
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την αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της».
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iEnergeia.gr Αλεξάνδρα Σδούκου: Στόχος μας το 2030 το 75% της ηλεκτρικής ενέργειας
της Ελλάδας να προέρχεται από ΑΠΕ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
Στο Capital Link Ιnvest in Greece Forum που πραγματοποιήθηκε για ακόμα μια χρονιά στην
καρδιά της Ν. Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade»
παραβρέθηκε η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα. Αλεξάνδρα Σδούκου.
Το συνέδριο τιμώντας τους στενούς επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ
και της Ελλάδας, αποτελεί το ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας
ως επενδυτικού κέντρου, με εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις
δυνατότητες και το μέλλον της χώρας.
Στην ομιλία της η κυρία Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα.
«Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο της κλιματικής ουδετερότητας,
επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές υποδομές» τόνισε και συνέχισε
αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς συμμαχίες για μεγαλύτερη
ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Αναλυτικά η ομιλία της κας Σδούκου:
«Θέλω να ευχαριστήσω τον κ. και την κα. Μπορνόζη για την πρόσκληση σε αυτό το εξαιρετικό
φόρουμ που λειτουργεί ως σημαντική γέφυρα μεταξύ της Ελλάδας και της διεθνούς
επενδυτικής κοινότητας. Και, αν μου επιτρέπετε, εν μέσω μίας μοναδικής χρονικής συγκυρίας,
καθώς βρισκόμαστε σε μια εποχή διεθνών συγκρούσεων, αβεβαιότητας και περιφερειακών
εντάσεων που απειλούν να εξελιχθούν σε παγκόσμια κρίση. Μια εποχή όπου η ασφάλεια είναι
ζητούμενο και η παγκόσμια ηγεσία χρειάζεται ενίσχυση. Ασφάλεια και ηγεσία. Τα δύο βασικά
στοιχεία που χρειαζόμαστε για να πορευτούμε σε αυτές τις δύσκολες εποχές. Μέσα σε όλο
αυτό, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντικά πράγματα στον τομέα της ενέργειας που πριν λίγα
χρόνια έμοιαζαν σχεδόν αδύνατα. Αυτές οι επιτυχίες δεν συνέβησαν από τη μια μέρα στην
άλλη. Απαιτήθηκε ισχυρή δέσμευση από την κυβέρνησή μας και σημαντικές επενδύσεις στον
ενεργειακό τομέα. Εκτιμούμε ότι οι επενδύσεις σε μεγάλα έργα στην ελληνική αγορά έφτασαν
τα ~18 δισεκατομμύρια ευρώ την τελευταία δεκαετία… χωρίς να περιλαμβάνονται οι
επενδύσεις σε μικρότερα και μεσαία έργα. Η Ελλάδα έχει σημειώσει σημαντική πρόοδο στον
ενεργειακό τομέα και προσπαθεί να θέσει ένα παράδειγμα σε ένα ευρωπαϊκό και παγκόσμιο
περιβάλλον γεμάτο προκλήσεις.
1. Πρώτον, αντιμετωπίζουμε γεωπολιτικές εντάσεις. Συγκρούσεις όπως ο πόλεμος στην
Ουκρανία και οι εντάσεις στη Μέση Ανατολή—περιοχές ζωτικής σημασίας για την παγκόσμια
ενεργειακή προσφορά—έχουν αυξήσει τα κόστη, έχουν διαταράξει τις εφοδιαστικές αλυσίδες
και εγείρουν ανησυχίες για τη σταθερότητα. Η πραγματικότητα είναι ότι οι παγκόσμιες αγορές
φυσικού αερίου περιορίζονται, αυξάνοντας τα κόστη για την Ευρώπη. Με τον χειμώνα να
αναμένεται πιο ψυχρός από τον προηγούμενο, η Ευρώπη έχει αυξήσει τις εισαγωγές
υγροποιημένου φυσικού αερίου (LNG), ειδικά από τις Ηνωμένες Πολιτείες, αλλά παραμένει
εξαρτημένη. Επιπλέον, αβεβαιότητα υπάρχει για το πόσο φυσικό αέριο θα έρθει μέσω των
ρωσικών αγωγών μετά την 1η Ιανουαρίου.
2. Δεύτερον, οι ενεργειακές τιμές παραμένουν σοβαρή πρόκληση.
Παρά την ηγετική θέση της Ευρώπης στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, εξακολουθούμε να
αντιμετωπίζουμε υψηλές τιμές και αστάθεια. Το 2024, οι τιμές φυσικού αερίου στην ΕΕ ήταν
σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ οι τιμές ηλεκτρικής ενέργειας για τη
βιομηχανία ήταν περίπου 2,5 φορές υψηλότερες. Αυτή η διαφορά οφείλεται κυρίως στην
εξάρτηση της Ευρώπης από εισαγόμενα ορυκτά καύσιμα, σε αντίθεση με τις ΗΠΑ που εξάγουν
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ενέργεια. Υπήρξαν επίσης μεγάλες αποκλίσεις τιμών εντός της Ευρώπης. Για παράδειγμα, στις
11 Ιουλίου 2024, η ωριαία τιμή ηλεκτρικής ενέργειας στην Ουγγαρία έφτασε τα €940/MWh, ενώ
στην γειτονική Αυστρία ήταν μόλις €61/MWh—μια διαφορά δεκαπενταπλάσια. Αυτό είναι ένα
ζήτημα που ο Έλληνας Πρωθυπουργός πιέζει έντονα την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να επιλύσει.
3. Τρίτον, η ανάπτυξη ενεργειακών υποδομών είναι αργή. Έργα ανανεώσιμων πηγών
ενέργειας και αναβαθμίσεις δικτύου συχνά χρειάζονται χρόνια για να ολοκληρωθούν. Επίσης, η
έλλειψη επαρκών διασυνδέσεων στην Ευρώπη παραμένει σοβαρή πρόκληση, συμβάλλοντας
σε υψηλότερες τιμές ενέργειας και μειωμένη αποδοτικότητα της αγοράς. Τελικά, οι
καταναλωτές ρωτούν: «Πότε θα ωφεληθούμε από φθηνότερη ενέργεια από ΑΠΕ;»
4. Τέταρτον, η Ευρώπη υστερεί σε ανταγωνιστικότητα στην παραγωγή καθαρής τεχνολογίας.
Παρόλο που η Ευρώπη υστερεί στην έρευνα και την καινοτομία και δυσκολεύεται να
αξιοποιήσει την όποια πρόοδο σημειώνεται σε μεγάλη κλίμακα. Αντίθετα, η Κίνα κινείται
γρήγορα, διατηρώντας χαμηλά κόστη παραγωγής, ελέγχοντας τις εφοδιαστικές αλυσίδες,
παρέχοντας σημαντικές κρατικές επιδοτήσεις και επιταχύνοντας τις διαδικασίες έγκρισης. Αυτοί
οι παράγοντες δημιουργούν ένα ισχυρό περιβάλλον για επενδύσεις και ανάπτυξη, κάτι στο
οποίο η Ευρώπη πρέπει να επικεντρωθεί περισσότερο. Παρά τις προκλήσεις αυτές, η Ελλάδα
έχει παραμείνει επικεντρωμένη και έχει πετύχει αξιοσημείωτες προόδους στον ενεργειακό
τομέα τα τελευταία πέντε χρόνια.
1. Πρώτον, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντική μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου
(GHG), ξεπερνώντας τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ). Οι εκπομπές της Ελλάδας
όμως, αντιπροσωπεύουν περίπου το 0,15% των παγκόσμιων εκπομπών. Ακόμα κι αν τις
μηδενίζαμε αύριο, θα ήταν μόνο "μία σταγόνα στον ωκεανό".
Μεταξύ 2005 και 2022, η Ελλάδα μείωσε τις καθαρές εκπομπές της κατά 43%, ξεπερνώντας τη
μείωση 24% της ΕΕ κατά την ίδια περίοδο. Αυτή η πρόοδος οφείλεται κυρίως στη μείωση κατά
62% των εκπομπών CO2 από την ηλεκτροπαραγωγή. Αυτή η μείωση επιτεύχθηκε με την
κατάργηση των λιγνιτικών μονάδων—οι εκπομπές από λιγνίτη μειώθηκαν κατά 83%. Το 2024,
ο λιγνίτης αντιστοιχούσε μόνο στο 6% της ηλεκτροπαραγωγής μας και μέχρι το 2028,
δεσμευόμαστε για πλήρη κατάργηση του.
2. Παράλληλα, έχουμε διπλασιάσει την εγκατεστημένη δυναμικότητα ΑΠΕ από το 2018.
Σήμερα, πάνω από το 50% της ηλεκτρικής ενέργειας προέρχεται από ΑΠΕ, όπως
φωτοβολταϊκά και αιολικά, ενώ το ποσοστό είναι ακόμη υψηλότερο αν συμπεριληφθούν τα
υδροηλεκτρικά. Η Ελλάδα αναγνωρίζεται πλέον ως παγκόσμιος ηγέτης στην ενσωμάτωση
ηλιακής και αιολικής ενέργειας στο δίκτυο.
Στόχοι:
Μέχρι το τέλος της δεκαετίας, στοχεύουμε το 75% της ηλεκτρικής μας ενέργειας να προέρχεται
από ΑΠΕ. Μέχρι το 2035, το ποσοστό αυτό θα ανέλθει σχεδόν στο 96%.
Για να πετύχουμε αυτούς τους στόχους, προωθούμε νέες μορφές ενέργειας. Η υπεράκτια
αιολική ενέργεια είναι μία από τις βασικές μας προτεραιότητες, με προγραμματισμένη
δυναμικότητα 1,9 GW έως το 2032. Επεκτείνουμε την παραγωγή βιομεθανίου σε 2 TWh έως το
2030 και 3,5 TWh έως το 2040. Παράλληλα, προχωρούμε σταθερά στην παραγωγή πράσινου
υδρογόνου, με στόχο 1 TWh έως το 2030 και αύξηση σε 20 TWh έως το 2050. Η αποθήκευση
ενέργειας είναι επίσης κρίσιμο μέρος της στρατηγικής μας. Μέχρι το 2030, σχεδιάζουμε την
εγκατάσταση 6,2 GW δυναμικότητας αποθήκευσης ενέργειας. Αυτό θα διασφαλίσει την
αξιοπιστία και την ευελιξία του ενεργειακού μας συστήματος. Ήδη, υπάρχει επενδυτικό
ενδιαφέρον τριπλάσιο από αυτό που χρειαζόμαστε. Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές.
Μέσω ενός φιλόδοξου προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη.
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Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. Μέχρι το 2035,
η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 TWh. Πέρα
από τα έργα ΑΠΕ και τις διασυνδέσεις, εδραιώνουμε μια ισχυρή αλυσίδα αξίας για την
αποθήκευση και αξιοποίηση άνθρακα, δείχνοντας τη δέσμευσή μας για μείωση των εκπομπών
στις βιομηχανίες που είναι δύσκολο να αποδεσμευθούν από τον άνθρακα. Η πρώτη
εγκατάσταση αποθήκευσης άνθρακα βρίσκεται υπό κατασκευή και αναμένεται να λειτουργήσει
το 2027. Η ρεαλιστική μας προσέγγιση περιλαμβάνει επίσης το φυσικό αέριο, το καθαρότερο
ορυκτό καύσιμο, ως μέρος του ενεργειακού μας μίγματος για τις επόμενες δεκαετίες. Ένα
σημαντικό ορόσημο είναι η ολοκλήρωση του FSRU Αλεξανδρούπολης—μια επένδυση ~€360
εκατ.—με δυναμικότητα επαναεριοποίησης 5,5 bcm/έτος, που μειώνει την εξάρτηση από το
ρωσικό φυσικό αέριο και ενισχύει την ενεργειακή ασφάλεια στη Νοτιοανατολική Ευρώπη. Ένα
άλλο σημαντικό έργο είναι ο Κάθετος Διάδρομος, όπου συνεργαζόμαστε με έξι
χώρες—Βουλγαρία, Ρουμανία, Ουγγαρία, Σλοβακία, Μολδαβία και Ουκρανία—για να
δημιουργήσουμε εναλλακτικές διαδρομές προμήθειας φυσικού αερίου.
Οι τερματικοί σταθμοί LNG Ρεβυθούσας και Αλεξανδρούπολης είναι βασικά μέρη αυτού του
συστήματος, με συνολική δυναμικότητα αποθήκευσης 378.500 κυβικών μέτρων και
δυναμικότητα επαναεριοποίησης 12,5 bcm/έτος. Τέλος, το αναθεωρημένο Εθνικό Σχέδιο για
την Ενέργεια και το Κλίμα της Ελλάδας παρέχει έναν σαφή οδικό χάρτη, με επενδύσεις που
ξεπερνούν τα €436 δισ. έως το 2050. Αυτό δημιουργεί σημαντικές ευκαιρίες για ιδιωτικά
κεφάλαια σε τομείς όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η αποθήκευση ενέργειας, οι διεθνείς
και εγχώριες διασυνδέσεις, τα έξυπνα δίκτυα και η ηλεκτροκίνηση. Μέχρι το 2030,
προγραμματίζουμε επενδύσεις ύψους €95,9 δισ. Στην έκδοση του 2019, αυτό το ποσό ήταν
€44 δισ. Έτσι, μέσα σε 5 χρόνια, υπερδιπλασιάσαμε τους πράσινους επενδυτικούς στόχους
μας για τη δεκαετία. Παράλληλα, αξιοποιούμε μια σειρά από δημόσια χρηματοδοτικά εργαλεία
για να ενθαρρύνουμε και να μειώσουμε τους κινδύνους για τις ιδιωτικές επενδύσεις. Κάνοντας,
έτσι, την Ελλάδα έναν από τους πιο ελκυστικούς προορισμούς για πράσινες επενδύσεις στον
κόσμο! Και αυτές είναι επενδύσεις που θα μεταμορφώσουν τη χώρα μας
Οι επενδύσεις ύψους €436 δισ. που απαιτούνται τα επόμενα 25 χρόνια για να επιτύχουμε τον
στόχο του μηδενικού αποτυπώματος άνθρακα έως το 2050 έχουν απόλυτα θετική επίδραση
στην οικονομία μας. Σύμφωνα με μελέτη της McKinsey για τον κοινωνικοοικονομικό αντίκτυπο
της πορείας μας προς τον στόχο μηδενικού άνθρακα έως το 2050, αυτές οι επενδύσεις θα
συμβάλουν κατά 2,5% στο ΑΕΠ μας και θα δημιουργήσουν και διατηρήσουν 200.000 θέσεις
εργασίας για τα επόμενα 25 χρόνια. Κλείνοντας, θέλω να επιστρέψω στο σημείο που ανέφερα
στην αρχή. Είμαστε μια μικρή χώρα σε έναν μεγάλο κόσμο που απεγνωσμένα χρειάζεται
ασφάλεια και ηγεσία. Είμαστε μικροί, αλλά ανταποκρινόμαστε στις περιστάσεις. Κάνουμε το
καθήκον μας! Ηγούμαστε με το παράδειγμά μας, δείχνοντας πώς η κλιματική δράση μπορεί να
συνδυαστεί με την οικονομική ανάπτυξη. Ενισχύουμε την περιφερειακή ενεργειακή ασφάλεια
μέσα από τα λόγια μας, τις πράξεις μας, τις συνεργασίες μας και τα έργα μας. Και θα
παραμείνουμε αφοσιωμένοι στους στόχους μας, αλλά και στους συμμάχους και φίλους που
μοιράζονται τις ίδιες αξίες μαζί μας, μέχρι τέλους!
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Αλέξανδρος Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίζει να αναπτύσσεται - Απαιτούνται
διαρθρωτικές ρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του "Ηρακλή 3". Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica
Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Εξάρχου (AKTOR): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως χρειάζεται αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των

https://bankwars.gr/%ce%b5%ce%be%ce%ac%cf%81%cf%87%ce%bf%cf%85-aktor-%ce%b7-%ce%b5%ce%bb%ce%bb%ce%ac%ce%b4%ce%b1-%ce%b8%ce%b1-%cf%83%cf%85%ce%bd%ce%b5%cf%87%ce%af%cf%83%ce%b5%ce%b9-%ce%bd%ce%b1-%ce%b1%ce%bd%ce%b1/


https://bankwars.gr/

 Publication date: 10/12/2024 11:11

 Similar Stats ranking (Greece): 38966

 link

εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, αλλά απαιτούνται διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NEWSROOM IEFIMERIDA.GR
10/12/2024  10:39
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα
Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
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Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Ο 5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Χρήστος Σταϊκούρας: Οκτώ προτεραιότητες που ενισχύουν τον γεωπολιτικό ρόλο της
Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις οκτώ προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που
παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την
επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας
και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε τη Δευτέρα ο υπουργός Χρήστος
Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.  
Οι οκτώ προτεραιότητες που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και την
ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας είναι: 
- Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα. 
- Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων. 
- Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής. 
- Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου. 
- Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων. 
- Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης. 
- Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια. 
- Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ο Χρήστος Σταϊκούρας είπε τα εξής στο 26ο Annual Capital Link Forum: 
«Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή. 
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα. 
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας. 
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες: 
Πρώτη προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα. 
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65. Επιπλέον,
υπογράφηκε η νέα σύμβαση παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο αυτοκινητόδρομος
συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας. Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την
αυτοπεποίθησή της. Η επέκταση του μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε
ένα χρόνο από τώρα. 
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών - Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025. Με γοργούς ρυθμούς
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υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη. Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί
η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως την Κακαβιά. Το ποσοστό ολοκλήρωσης
του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%. Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού
Άξονα Κρήτης. Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες
απαλλοτριώσεων προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά -
Ηράκλειο θα οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες. 
Δεύτερη προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων. 
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική. Επίσης,
υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία, Φθιώτιδα,
Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία. 
Τρίτη προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής. 
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο "Έξυπνες Γέφυρες", με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία. 
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών. 
Τέταρτη προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου. 
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες. Για την
αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια. Προχωράμε
προς τη σωστή κατεύθυνση. Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα
των σιδηροδρόμων, που συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να
εφαρμόζεται. 
Η οργανωτική μεταρρύθμιση του σιδηροδρομικού τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του διαχειριστή
της σιδηροδρομικής υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους. 
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
σιδηροδρομικής στρατηγικής και του πολυετούς επενδυτικού προγράμματος.  
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το "3 Seas"», δηλαδή "Βαλτική Θάλασσα - Μαύρη Θάλασσα - Αιγαίο Πέλαγος", καθώς
και "Δυτικά Βαλκάνια - Ανατολική Μεσόγειος". 
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης. 
Πέμπτη προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων. 
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.  Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας. 
Έκτη προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης. 
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά - πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο - προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.  Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά
19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται σε 52 εκατ. ευρώ. Ταυτόχρονα, τα δημόσια
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διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα 6.700. 
Επιπλέον, το υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας - μεταξύ άλλων - Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές. 
Έβδομη προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια. 
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών, εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής
Κυκλοφορίας, ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας, και δρομολογούμε την
ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική είσπραξη των προστίμων. 
Όγδοη προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων. 
Σε στενή συνεργασία με το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων. Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών
κονδυλίων, με τη συμμετοχή και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και
Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα. 
Αυτά είναι: 
- Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου. 
- Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων. 
- Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες - από φυσικές
καταστροφές - περιοχές. 
- Το "Συνδέοντας την Ευρώπη" (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
- Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης. 
- Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό - τα τελευταία πέντε χρόνια -
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του. 
- Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον κρατικό Προϋπολογισμό. 
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών. Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού
τοπίου, για την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων
νέων θέσεων εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής».
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Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας
Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από
200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της
Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στο
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Σταϊκούρας: 8 άξονες έργων ενισχύουν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της
Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα. Η υλοποίηση μεγάλων
αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής. Η
μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου. Η ανανέωση του στόλου των αστικών
λεωφορείων. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην
επικράτεια. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ομιλία του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστου Σταϊκούρα:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
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Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται. Η Οργανωτική
Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο φορέα, που
αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή της
Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους. Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο
Οκτώβριο, για την προετοιμασία της Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς
Επενδυτικού Προγράμματος. Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους
σιδηροδρομικούς διαδρόμους, όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη
Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την αναβάθμιση της
σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το
λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο, και την αναβάθμιση του προαστιακού
σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
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Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.  Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω
της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων. Το
Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές. Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά
για την αναδιάρθρωση και τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Tags αντιπλημμυρικά άρδευση ηλεκτροκίνηση μεταφορές οδοποιία σιδηρόδρομοι
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Στην αλλαγή παραγωγικού μοντέλου και στις μεταρρυθμίσεις, εστίασε ο επικεφαλής του
Ομίλου AKTOR
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Του Γιάννη Χαλκιαδάκη. Για τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία,
αναφέρθηκε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,  Αλέξανδρος
Εξάρχου, εκφράζοντας την πεποίθηση ότι η χώρα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον
έως και το τέλος της δεκαετίας, κατά την τοποθέτησή του στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in
Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
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Α. Εξάρχου: Ανάπτυξη και μεταρρυθμίσεις για την Ελληνική Οικονομία – Ο ρόλος του
Ομίλου AKTOR
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου», τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR.
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
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Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Νίκη Κεραμέως: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα
τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και
την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
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προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.

https://www.thepressroom.gr/politiki/niki-kerameos-ta-teleytaia-pente-hronia-oi-ependyseis-stin-ellada-ayxithikan-kata-84


https://www.fortunegreece.com/

 Publication date: 10/12/2024 11:02

 Similar Stats ranking (Greece): 773

 link

Εξάρχου (Aktor): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, αλλά χρειάζονται
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι σημείωσε ο Πρόεδρος και CEO του Ομίλου AKTOR στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in
Greece Forum.
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
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Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ:
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
 Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Ακολουθεί η ομιλία του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών στα Αγγλικά:
I would like to thank Mr. and Ms. Bornozis for giving me the chance to make the Keynote
Address at the 26th Annual Capital Link Forum.
A unique, prestigious event, that takes place at a time that the Greek economy is being
upgraded, becomes stronger and shows remarkable resilience.
This is an achievement primarily due to the long-lasting sacrifices of the Greek society,
combined with the prudent fiscal policy implemented over the last five years, the successful
management of consecutive external crises, as well as the political stability.
However, despite the positive outlook and the promising prospects of the Greek economy, we
should remain cautious and proactive on our decisions, as the wider environment shows signs
of instability and uncertainty.
In this context, the political leadership of the Ministry of Infrastructure and Transport has
embarked on an effort to enhance connectivity in transport and resilience in infrastructure,
aiming ultimately to contribute to levering Greece’s regional, geopolitical and economic role.
Our strategy is based on priorities:
1st Priority: Implementing many large-scale projects throughout the country.
In 2024, we completed, with the valuable contribution of the private sector, and handed over to
traffic the road connection from Aktio to Amvrakia, the main road axis in Lesbos, and a
significant section of the Central Greece highway, E-65.
Moreover, the new Attica Highway Concession Agreement was signed and the highway
continues to operate, uninterruptedly, under the new Concessionaire.
And, finally, the Thessaloniki Metro, the most emblematic urban project over the last decade,
has been put into operation.
Thessaloniki is getting stronger, is becoming more attractive, is boosting its self-confidence.
Moving forward, the expansion to Kalamaria will be completed in a year from now.
The Patra – Pyrgos highway will be completed also in 2025.
The construction of Thessaloniki Flyover is carried out at a rapid pace.
The contract for the road axis from Ioannina to Kakavia will be signed next week.
The new Kastelli Airport completion ratio is 40%.
And the construction of the Cretan Northern Highway is advancing.
Indeed, works have started, studies are carried out, expropriation procedures are progressing,
and the Contract Documents for the main subproject Chania – Irakleio will be finalized over the
next 50 days.
2nd Priority: Implementing major flood-prevention and irrigation projects.
Indeed, in 2024, we signed contracts or we announced tenders for dams and flood-prevention
projects in Messinia, Aitoloakarnania, Lesvo, Rethymno and Attica.
Moreover, we signed contracts and we completed irrigation projects in Argolida, Imathia,
Fthiotida, Chalkidiki, Serres, Kastoria, Larisa, Trikala, Magnisia and Korinthia.
3rd Priority: Maintaining existing infrastructure projects.
Through the Technical Chamber of Greece, the “Smart Bridges” project is implemented, with
the aim of upgrading road bridges in all regions, as well as 100 railway bridges, with innovative
methods and modern tools.
At the same time, over the following couple of days, we move forward with the restoration of
the damage to the road network affected by storm Daniel, ensuring functionality, safety and
climate resilience, with interventions of at least 200 locations on 2,100 km of the regional road
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network, in 6 prefectures.
4th Priority: Reforming the Greek railway.
Railway which has long-lasting accumulated deficiencies and inconsistencies.
To address them, systematic, persistent and long-term effort is required.
We are moving in the right direction.
· An Action Plan on Railway Safety and Interoperability, agreed with the European
Commission, has started being implemented.
· The Organisational Reform of the Railway Sector, with a new, single, modern public entity,
fully assuming the role, obligations and responsibilities of the Railway Infrastructure Manager,
is on public consultation, and the law enactment is expected by the end of the year.
· A contract was signed with EIB, last October, for the preparation of the Railway Strategy and
the Multiannual Investment Program.
· Finally, we are launching Greece’s participation in the new railway Corridors, such as the “3
Seas”, namely the “Baltic Sea – Black Sea – Aegean Sea”, as well as the “Western Balkans –
Eastern Mediterranean”.
Towards that direction, we have absorbed, for the first time over the last decades, 1.5 bn
euros, for:
· the restoration of the railway network of Central Greece,
· the upgrade of the railway line in Macedonia,
· the construction of a new single line connecting the port of Kavala with the rail network,
· and the upgrade of the sub-urban railway of West Attica and West Thessaloniki.
5th Priority: Renewing the public bus fleet.
Already, 270 new vehicles, mainly electric buses, are circulating in Athens, expecting a total
number of 950 by July 2025.
Additionally, a new tender for the supply of more anti-pollution technology buses has been
launched.
6th Priority: Promoting electro-mobility.
4 relevant – more flexible over the last year – programs are in progress, with significant
subsidies for individuals and companies.
Already, the total subsidy for the purchase of 19,000 vehicles over the last 2 years amounts to
52 mn euros.
At the same time, the publicly available charging points, from 73 in 2019, are now rising to
6,700.
Moreover, the Ministry places particular emphasis on the sustainable planning of transportation
systems, by introducing – among others – Sustainable Urban Mobility Plans, as the main
planning tool for municipalities and regional authorities.
7th Priority: Enhancing the road safety nationwide.
Among other initiatives:
· we are modernizing the sanctions framework of the Road Traffic Code,
· we established the National Road Safety Observatory,
· and we are launching digital recording of violations and the effective collection of fines.
8th Priority: Allocating funds for the implementation of all the above projects.
In close coordination with the Ministry of National Economy and Finance, relevant initiatives
are underway to identify and secure funding sources and financial instruments.
This involves leveraging national and European funds, with the involvement and contribution of
the private sector, through concessions and Public-Private Partnerships.
These are:
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· The funds coming from both the national and co-financed leg of the new programming period.
· The Recovery and Resilience Fund, through the existing allocation of funds and the
redistribution of available sources.
· The EU Solidarity Fund, for the restoration of damages in the affected – from natural disasters
– areas.
· The “Connecting Europe Facility”, specifically for the restructuring and modernization of the
railway network.
· Lending from the European Investment Bank and the Council of Europe Development Bank.
· Funding from a much healthier and more stable – over the last five years – banking sector,
both on the asset and liability side of its balance sheet.
· And, of course, leveraging the fiscal space, steadily created over the last five years, in the
State Budget.
I shared with you some priorities and policies of the Ministry of Infrastructure and Transport.
These provide the impetus to form a more resilient economic landscape, to achieve high and
sustainable growth, to create more new jobs and to enhance social cohesion. 

https://energyworld.gr/%cf%83%cf%84%ce%b1%cf%8a%ce%ba%ce%bf%cf%8d%cf%81%ce%b1%cf%82-%ce%b7-%ce%b5%ce%bd%ce%af%cf%83%cf%87%cf%85%cf%83%ce%b7-%cf%84%ce%b7%cf%82-%cf%83%cf%85%ce%bd%ce%b4%ce%b5%cf%83%ce%b9%ce%bc%cf%8c%cf%84/


https://indicator.gr/

 Publication date: 10/12/2024 11:01

 Similar Stats ranking (Greece): 10840

 link

Αλ. Εξάρχου (AKTOR): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
"
"
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
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Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Για τον πέμπτο τραπεζικό πυλώνα
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της.
Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για τη σωτηρία της Παγκρήτιας
Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη,
καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και
έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Ν. Κεραμέως στη Νέα Υόρκη: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
ERTNEWS
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Εξάρχου (AKTOR): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως χρειάζεται αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Share
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Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
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(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Αλέξανδρος Εξάρχου (AKTOR): Χρειάζονται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Αλέξανδρος Εξάρχου (AKTOR): Χρειάζονται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Αλ. Εξάρχου (AKTOR): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Για τον πέμπτο τραπεζικό πυλώνα
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της.
Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για τη σωτηρία της Παγκρήτιας
Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη,
καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και
έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Οι αγοραστές αφήνουν το πόδι από το «γκάζι» μετά το 6ήμερο
ράλι
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σημάδια κόπωσης και κατοχύρωση κερδών στο ταμπλό - Παραμένει πάνω από τις 1.460
μονάδες ο Γενικός Δείκτης - Οι πωλητές σπεύδουν στις τράπεζες, οι οποίες είχαν
υπεραποδώσει τις τελευταίες ημέρες
Ήπιες μεταβολές καταγράφονται σήμερα στο ελληνικό χρηματιστήριο, όπου επικρατεί η τάση
για κατοχύρωση κερδών (profit taking), μετά από έξι συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις.
Ειδικότερα, ο Γενικός Δείκτης υποχωρεί κατά -0,07% και διαπραγματεύεται στις 1.464 μονάδες,
με υψηλό ημέρας τις 1.465,26 μονάδες και χαμηλό ημέρας τις 1.461,67 μονάδες. Τεχνικού
χαρακτήρα η διόρθωση στις τράπεζες, με τον κλαδικό δείκτη να χάνει περίπου -0,4%, στον
απόηχο του ξέφρενου ράλι που προηγήθηκε.
Κατάσταση ευφορίας επικρατεί πάντως στην εγχώρια αγορά, κάνοντας ιδανική πρεμιέρα στον
Δεκέμβριο. Ο Γενικός Δείκτης έχει σημειώσει μόνο θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες
συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, έχοντας κερδίσει αθροιστικά πάνω από 70 μονάδες ή
+5,13%, υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460 μονάδων (υψηλό δύο και πλέον μηνών). Οι
τράπεζες ηγούνται του ράλι, καταγράφοντας άνοδο +13,29% στο 6ήμερο, με αποτέλεσμα να
«αγγίζει» τις 1.300 μονάδες που ανοίγουν τις πύλες για τα φετινά ρεκόρ.
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση του ράλι και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι το
τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε περίπτωση
διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της νέας χρονιάς
(January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και παρουσιάζουν
αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
Η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις αγορές, καθώς οι traders
περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν αύριο
και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που θα διαμορφώσει η Federal Reserve για τη
νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο, αλλά
και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα, που επιβαρύνουν την επενδυτική
ψυχολογία.
Η προσοχή παραμένει στραμμένη στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post
Investment Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα
του Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο
CEO της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για
προσέλκυση νέων επενδυτών.
Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» +10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει τα
100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
Οι θετικοί πρωταγωνιστές και τα ρεκόρ τους
Σε υψηλό 9 ετών «αναρριχήθηκε» η Eurobank, καταφέρνοντας να ρίξει το «φράγμα» των 2,24
ευρώ. Η μετοχή έκλεισε χθες στα 2,25 ευρώ, με υψηλό ημέρας τα 2,26 ευρώ, ενώ η επόμενη
κορυφή εντοπίζεται στις 17 Νοεμβρίου 2015 και στα 2,4 ευρώ. Τα κέρδη του 6ημέρου ανήλθαν
σε +12,5%, με τη φετινή απόδοση να «αγγίζει» το +39,75%. Στα 8,272 δισ. ευρώ η
κεφαλαιοποίηση της τράπεζας.
Πάνω από το ορόσημο των 7,55 ευρώ (η τιμή διάθεσης στο placement του Οκτωβρίου)
επανήλθε η Εθνική Τράπεζα, η οποία έκλεισε στα 7,746 ευρώ. Πρόκειται για το υψηλότερο
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κλείσιμο των τελευταίων δύο και πλέον μηνών και συγκεκριμένα από τις 27 Σεπτεμβρίου (7,844
ευρώ). Ενισχύεται κατά +23,15% εντός του 2024 και αποτιμάται στα 7,085 δισ. ευρώ.
Ρεκόρ δύο και πλέον μηνών και για την Πειραιώς, επιστρέφοντας μάλιστα πάνω από τα 3,9
ευρώ. Στο -2,03% η απόσταση από την τιμή διάθεσης στο placement του περασμένου Μαρτίου
(4 ευρώ) και στο -7,13% από το υψηλό έτους (4,22 ευρώ). Μετρά μόνο κέρδη μέσα στον
Δεκέμβριο, τα οποία φτάνουν σωρευτικά στο +13,1%. Φέτος καταγράφει άνοδο +22,47% και η
χρηματιστηριακή της αξία διαμορφώνεται στα 4,9 δισ. ευρώ.
Το ρεκόρ 4μήνου ανανέωσε η Alpha Bank, έχοντας «πιάσει» αισίως το 1,648 ευρώ.
Συμπλήρωσε κι αυτή έξι σερί ανοδικές συνεδριάσεις, αποκομίζοντας συνολικά κέρδη της τάξης
του +12,34%. Σε +7,08% η φετινή απόδοση του τραπεζικού τίτλου, με την κεφαλαιοποίηση στα
3,878 δισ. ευρώ.
Τη δεύτερη καλύτερη συνεδρίαση της φετινής χρονιάς και την καλύτερη σε «βάθος» σχεδόν 10
μηνών πραγματοποίησε η HELLENiQ ENERGY. Οι αγοραστές έσπευσαν στη μετοχή,
καλωσορίζοντας την εξαγορά του 50% της Elpedison έναντι 164 εκατ. ευρώ, πλέον
αναπροσαρμογών έως το ποσό των 31 εκατ. ευρώ. Η συναλλαγή αναμένεται να ολοκληρωθεί
το α’ εξάμηνο του 2025, οπότε η HELLENiQ ENERGY θα κατέχει πλήρως την 4η μεγαλύτερη
καθετοποιημένη εταιρεία κοινής ωφέλειας στην Ελλάδα. Η μετοχή επανήλθε πάνω από τα 7
ευρώ και συγκεκριμένα βρέθηκε στα 7,135 ευρώ, που αποτελούν υψηλό τριμήνου. Υποχωρεί
κατά σχεδόν -2% φέτος και αποτιμάται στα 2,18 δισ. ευρώ.
Ρεκόρ 7μήνου για την Quest, η οποία έκλεισε στα 5,79 ευρώ, ενώ η επόμενη κορυφή της
εντοπίζεται στις 15 Μαΐου και τα 5,9 ευρώ. Με αυτό τον τρόπο, «ψαλίδισε» τη διαφορά από το
υψηλό έτους των 6,25 ευρώ σε -7,36%. Ο τίτλος έχει κάνει ένα 4ήμερο ράλι που του έχει
αποφέρει αθροιστικά κέρδη της τάξης του +3,39%. Φέτος ενισχύεται κατά +3,02% και η
χρηματιστηριακή αξία καθορίζεται στα 620,819 εκατ. ευρώ.
Νέο ιστορικό υψηλό για την Κρι Κρι, με την τιμή κλεισίματος στα 15,35 ευρώ και το
ενδοσυνεδριακό ρεκόρ στα 15,75 ευρώ (5 Δεκεμβρίου). Η μετοχή της γαλακτοβιομηχανίας
καταγράφει «άλμα» +60,23% εντός του 2024. Η κεφαλαιοποίησή της υπολογίζεται στα 507,549
εκατ. ευρώ.
Στα 4,2 ευρώ «πάτησε» η Alumil, που αποτελούν ρεκόρ σχεδόν 17 ετών. Συγκεκριμένα, το
επόμενο υψηλότερο κλείσιμο εντοπίζεται στις 25 Φεβρουαρίου 2008 και τα 4,28 ευρώ.
Παράλληλα, έχει κάνει ένα θετικό 7×8 που την έχει ενισχύσει κατά +14,6%. Η φετινή απόδοση
«αγγίζει» το +36,81% και η αποτίμηση διαμορφώνεται στα 136,137 εκατ. ευρώ.
Στο limit up (σχεδόν +10%) έκλεισε η Prodea Investments, σταματώντας στα 6,8 ευρώ και
κάνοντας αυξημένο για τα δεδομένα της τζίρο, άνω των 30 χιλ. ευρώ. Θετικός καταλύτης για
την ΑΕΕΑΠ η διανομή καθαρού προμερίσματος ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή. Από αύριο
Τετάρτη 11 Δεκεμβρίου θα διαπραγματεύεται χωρίς το δικαίωμα στο μέρισμα, το οποίο θα
αρχίσει να καταβάλλεται από τις 18 Δεκεμβρίου.
Αφομοιώνουν τα κέρδη τους οι traders στις διεθνείς αγορές
Σε ελεγχόμενο profit taking έχουν επιδοθεί οι traders στη Wall Street, με τους βασικούς δείκτες
να υποχωρούν αλλά να μην απομακρύνονται από τα ιστορικά υψηλά τους. Ήπια πτωτικό
αναμένεται ότι θα είναι το σημερινό ξεκίνημα σύμφωνα με τα προθεσμιακά συμβόλαια
(futures). Επιπλέον, τηρείται στάση αναμονής ενόψει της ανακοίνωσης των στοιχείων για τον
πληθωρισμό (CPI) την ερχόμενη Τετάρτη.
Διορθωτικές τάσεις επικρατούν στα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να υποχωρεί
κατά -0,3% και να διαπραγματεύεται κάτω από τις 520 μονάδες. Μεταξύ -0,1% και -0,6% οι
απώλειες των κυριότερων δεικτών. Οι επενδυτές παρακολουθούν τις πολιτικές εξελίξεις στη
Γαλλία, ενώ παράλληλα περιμένουν την απόφαση της ΕΚΤ την Πέμπτη με μία νέα μείωση των
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επιτοκίων κατά 25 μονάδες βάσης να αποτελεί το επικρατέστερο σενάριο.
Μεικτή η εικόνα στα ασιατικά χρηματιστήρια, με τους δείκτες σε Κίνα και Ιαπωνία να κλείνουν
σε ανοδικό έδαφος. Υψηλότερα κατά +2,4% κινήθηκε ο Kospi στη Νότια Κορέα, σε μία
προσπάθεια επαναφοράς από την πολιτική κρίση που επικρατεί στη χώρα. Από την άλλη
πλευρά, πτωτικές ήταν οι τάσεις σε Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
Διαβάστε ακόμη
Γιατί ο Καραμολέγκος το… ρίχνει στις μπάρες
Άλμα στις αμυντικές δαπάνες των 27 της Ε.Ε. το 2024 – Η θέση της Ελλάδας (πίνακες)
Παρασκευή και 13 η Ελλάδα αποπληρώνει 8 δισ. δάνεια του πρώτου μνημονίου
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Εξάρχου: Aπαιτείται αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
Η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το τέλος της
δεκαετίας, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου,
τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο
Capital Link Invest in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
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συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Διαβάστε ακόμη
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Η ένταση στις ελληνοτουρκικές σχέσεις βλάπτει την οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο μεγάλο ύψος των αμυντικών δαπανών στάθηκε ο Γιάννης Στουρνάρας στην ομιλία του στο
συνέδριο της Capital Link, υπογραμμίζοντας το μεγάλο χάσμα που χωρίζει την Ελλάδα από
τους ευρωπαίους εταίρους της. Μάλιστα, τόνισε πως θα «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια
εύρεσης σημείων σύγκλισης» στις ελληνοτουρκικές σχέσεις καθώς «επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της».
«Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική
ασφάλειας στον τομέα της άμυνας προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί» είπε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος παραλαμβάνοντας το
βραβείο «2024 Capital Link Hellenic Leadership Award» για την πολύτιμη συνδρομή του στην
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας την τελευταία δεκαετία.
Ο Γιάννης Στουρνάρας εμφανίστηκε συγκινημένος στο βήμα του συνεδρίου και είπε: «Νιώθω
πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω […] σε αυτό που, χωρίς υπερβολή,
μπορώ σήμερα να ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας». Ωστόσο, αυτό δεν
σημαίνει πως οι προκλήσεις έχουν εκλείψει. Μεγαλύτερη εξ αυτών χαρακτήρισε το μεγάλο
έλλειμμα τρεχουσών συναλλαγών, το οποίο οφείλεται στο γεγονός ότι «η Ελλάδα υπολείπεται
σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών,
παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών».
Τον Γιάννη Στουρνάρα προλόγισε ο επενδυτής και μεγαλομέτοχος της Πειραιώς Τζον Πόλσον,
λέγοντας πως ο διοικητής της ΤτΕ ήταν ο «άνθρωπος – κλειδί» στην ανοδική πορεία των
τελευταίων ετών. «Με την ταυτόχρονη ανακεφαλαιοποίηση και των τεσσάρων συστημικών
τραπεζών, πέτυχε αυτό που πολλοί θεωρούσαν ακατόρθωτο και οδήγησε τον ελληνικό
τραπεζικό τομέα σε ασφαλή πορεία. Χωρίς την ηγεσία του Γιάννη, ούτε η ανακεφαλαιοποίηση
του ελληνικού τραπεζικού συστήματος, ούτε η αδιάλειπτη συμμετοχή της Ελλάδας στη ζώνη
του ευρώ θα ήταν δυνατή» είπε ο Τζον Πόλσον. Για το μέλλον της ελληνικής οικονομίας, ο
μεγαλοεπενδυτής είπε πως «διαφαίνεται ένα λαμπρό μέλλον» και επαίνεσε την κυβέρνηση του
Κυριάκου Μητσοτάκη για το ευνοϊκό επενδυτικό κλίμα που έχει δημιουργήσει.
Facebook
Twitter
LinkedIn
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Κάλεσμα στους επενδυτές της Νέας Υόρκης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ολοκληρώθηκε το βράδυ της Δευτέρας στη Νέα Υόρκη (πρωί Τρίτης στην Ελλάδα) το 26ο
ετήσιο επενδυτικό φόρουμ για την Ελλάδα της Capital Link με τίτλο «Επιτάχυνση μετά την
ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας». Το κοινό μήνυμα των ομιλητών ήταν πως η Ελλάδα
επιστρέφει στο παγκόσμιο οικονομικό στερέωμα με αναπτυξιακή δυναμική, καλώντας τους
περίπου 1.000 παρόντες επενδυτές να μη διστάσουν να τοποθετήσουν την εμπιστοσύνη τους
– και τα χρήματά τους – στη χώρα μας.
Πηνελόπη Λαζαρίδου
εντεταλμένη σύμβουλος, εκτελεστικό μέλος του ΔΣ και γενική διευθύντρια Χρηματοοικονομικών
Υπηρεσιών, Ομιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την ΕΕ, η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον» είπε στην τοποθέτησή της η
Πηνελόπη Λαζαρίδου. «Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ.
ευρώ, τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας
κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα» εξήγησε και πρόσθεσε πως «στο μέλλον οι
προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα
μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες
απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Αλέξανδρος Εξάρχου
πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος, Ομιλος AKTOR
Ο Αλέξανδρος Εξάρχου εκτίμησε ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται
τουλάχιστον έως και το τέλος της δεκαετίας, αλλά τόνισε ότι θα πρέπει να γίνουν σημαντικές
μεταρρυθμίσεις για την αλλαγή του παραγωγικού μοντέλου της χώρας μέχρι τότε. Σε αυτήν την
κατεύθυνση θα συμβάλει ο Ομιλος AKTOR με επενδύσεις 2 δισ. σε νέους τομείς
δραστηριότητας, και συγκεκριμένα σε ΑΠΕ (1,4 δισ. ευρώ) και real estate (600 εκατ. ευρώ).
Ελένη Βρεττού
διευθύνουσα σύμβουλος, Attica Bank
Εκ μέρους της Attica Bank, που αναμένεται να αναδειχθεί ως ο πέμπτος ισχυρός πόλος του
ελληνικού τραπεζικού συστήματος τα επόμενα χρόνια, η Ελένη Βρεττού αποκάλεσε
«ορόσημο» τη συγχώνευση με την Παγκρήτια Τράπεζα και ανέφερε ότι «το όραμά μας είναι να
δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ, την
καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση».
Κωνσταντίνος Μαύρος
αναπληρωτής διευθύνων σύμβουλος ΑΠΕ, Ομιλος ΔΕΗ
Ο Κωνσταντίνος Μαύρος παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, που αναμένεται
μέχρι το 2027 να αναπτύξει έργα ανανεώσιμων πηγών συνολικής ισχύος 6,3 GW στην Ελλάδα,
αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο να φτάσει συνολικά
τα 11,8 GW το 2027. «Η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ στην παραγωγή, της πλήρους
απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», ανέφερε.
Χρήστος Μεγάλου
διευθύνων σύμβουλος, Πειραιώς
Στην ομιλία του, ο Χρήστος Μεγάλου υπογράμμισε ότι η μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της
ελληνικής οικονομίας έχει ανάγκη ένα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο
τραπεζικό σύστημα. «Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει
δεσμευτεί να υπερβεί τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς
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κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός»
είπε ο επικεφαλής της Πειραιώς.
Τάσος Αναστασάτος
επικεφαλής οικονομολόγος, Eurobank
Εκπροσωπώντας την Eurobank, ο Τάσος Αναστασάτος τόνισε ότι απαιτείται πραγματική
ετήσια αύξηση των επενδύσεων κατά 8% μέχρι το τέλος της δεκαετίας για να επιτευχθεί η
σύγκλιση με την υπόλοιπη ευρωζώνη, κάτι που δεν έχει επιτευχθεί από το 1950. Ο στόχος
αυτός είναι «δύσκολος αλλά εφικτός» πρόσθεσε, και σημείωσε ότι οι επενδύσεις θα πρέπει να
επεκταθούν και σε παραγωγικούς και τεχνολογικά προηγμένους τομείς, κατά προτίμηση
εξαγωγικούς.
Λάζαρος Παπαγαρυφάλλου
αναπληρωτής διευθύνων σύμβουλος, Alpha Bank
Το μήνυμα ότι η Alpha Bank έχει προετοιμαστεί για τις επικείμενες μειώσεις επιτοκίων της ΕΚΤ
έστειλε o Λάζαρος Παπαγαρυφάλλου, υπογραμμίζοντας παράλληλα ότι απαιτούνται
πρωτοβουλίες για την πιστωτική επέκταση στα στεγαστικά δάνεια. Επιπλέον, στάθηκε ιδιαίτερα
στη συνεργασία της Alpha Bank με την UniCredit, αναφέροντας ότι «τέτοιου είδους
συνεργασίες μπορούν να προωθήσουν αποτελεσματικότερα την ευρωπαϊκή τραπεζική
ολοκλήρωση και την καινοτομία».
Facebook
Twitter
LinkedIn
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Στουρνάρας στο Capital Link: Η ελληνική οικονομία είναι αναμφισβήτητα ένα “success
story” διεθνώς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
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Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
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υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
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χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην

https://www.fpress.gr/trapezes/story/109860/stoyrnaras-sto-capital-link-h-elliniki-oikonomia-einai-anamfisvitita-ena-success-story-diethnos


https://www.fpress.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:59

 Similar Stats ranking (Greece): 1796

 link

επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
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ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
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περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους.
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Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
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εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
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Εξάρχου (AKTOR): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται – Απαιτούνται
διαρθρωτικές ρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα.
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.

https://sofokleous10.gr/2024/12/10/%ce%b5%ce%be%ce%ac%cf%81%cf%87%ce%bf%cf%85-aktor-%ce%b7-%ce%b5%ce%bb%ce%bb%ce%ac%ce%b4%ce%b1-%ce%b8%ce%b1-%cf%83%cf%85%ce%bd%ce%b5%cf%87%ce%af%cf%83%ce%b5%ce%b9-%ce%bd%ce%b1-%ce%b1%ce%bd%ce%b1/


http://sofokleous10.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:59

 Similar Stats ranking (Greece): 11105

 link

Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Αλέξανδρος Εξάρχου (AKTOR): Χρειάζονται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Εξάρχου: Χρειάζεται αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την οικονομία της οι αγορές,
τόνισε. Επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του παραγωγικού
μοντέλου. Επενδύσεις 2 δισ. από Aktor.
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο
της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να
κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει
σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή
της εικόνας που έχουν για την οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για
μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις
επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε
νέα πεδία, όπως το Real Estate και οι ΑΠΕ. Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο Ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank έχουν
επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό και
τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής. Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα
νίκης στην προσπάθεια αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς
ένα πιο παραγωγικό και εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα
ξεκινήσει εκ νέου η εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση
που αυτή η αλλαγή δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την
περίοδο 2030 - 2031. Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την
ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν
προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η καθυστέρηση στην απονομή της
δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο εξυπηρέτησης του χρέους το 2032,
σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην
Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα
χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και το μεγάλο ανεκτέλεστο . Και προέβλεψε ότι τα
επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα
υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το
Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την
επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες
θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι
σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω
αύξηση των τιμών κυρίως των εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές
ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης
στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα
επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος
AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη συγκεκριμένη δραστηριότητα. Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
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Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά. 5ος τραπεζικός πυλώνας Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest
Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι, παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε
εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της
προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να
επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank ,
παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν
θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του « Ηρακλή 3 ».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη ,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Capital Link Forum – Μητσοτάκης: «Η Ελλάδα είναι μία από τις κορυφαίες οικονομίες
στην ΕΕ»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Το Forum με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» έλαβε χώρα στην
καρδιά της Νέας Υόρκης
Για ακόμα μία χρονιά το Capital Link Invest in Greece Forum τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας. 
Το Forum με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» έλαβε χώρα στην
καρδιά της Νέας Υόρκης και ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το
συνέδριο ως πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων
επιχειρηματιών και πολιτικών.
Το μήνυμα του συνεδρίου ήταν πώς η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές
μεταρρυθμίσεις και διεθνείς συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο
χάρτη, δίνει έμφαση στη βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού
περιβάλλοντος και προσφέρει μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
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Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
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Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
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Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του «Capital Link Invest in Greece Forum» Nικόλας και Όλγα
Μπορνόζη, «το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε
αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές».
Στο πλαίσιο του «Capital Link Invest in Greece Forum», το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
Σύνταξη: [email protected] 
Διαφημίσεις: [email protected]
Ταυτότητα
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Σταϊκούρας στο συνέδριο της Capital Link: Οι 8 προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών.
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
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Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
– Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
– Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
– Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
– Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
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δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·μ ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
– Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
– Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
– Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
– Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση
και τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
·Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
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Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.

https://sofokleous10.gr/2024/12/10/%cf%83%cf%84%ce%b1%cf%8a%ce%ba%ce%bf%cf%8d%cf%81%ce%b1%cf%82-%cf%83%cf%84%ce%bf-%cf%83%cf%85%ce%bd%ce%ad%ce%b4%cf%81%ce%b9%ce%bf-%cf%84%ce%b7%cf%82-capital-link-%ce%bf%ce%b9-8-%cf%80%cf%81%ce%bf/


https://kathimerina365.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:57

 link

Ν. Κεραμέως στη Νέα Υόρκη: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
ERTNEWS
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Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της
Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Newsroom
By Newsroom
Newsroom
By Newsroom
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι: 
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά: 
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
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Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
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6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια 
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
·       εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·       ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
·       και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
·       Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης
του Συμβουλίου της Ευρώπης.
·       Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του. 
·       Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Αλ. Εξάρχου – Capital Link Invest in Greece Forum: Η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει
να αναπτύσσεται- απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού
μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Βάσω Κουτσούμπα
By Βάσω Κουτσούμπα
Βάσω Κουτσούμπα
By Βάσω Κουτσούμπα
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ. 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της
νέας Attica Bank έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η Ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής. 
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την
περίοδο 2030 – 2031. 
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και
η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές
χρειάζονται ταχύτητα και ασφάλεια. 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα
οι κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα
όσο και στη Ρουμανία, όπου ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά
την κερδοφορία των έργων και το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5
χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα
υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το
Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την
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επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες
θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές. 
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των
τιμών κυρίως των εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην
Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα
αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν
υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο
Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη συγκεκριμένη δραστηριότητα. 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος,επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει
σημαντικό επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που
υπάρχουν, όπως οι περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα
χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ στην αγορά. 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η
νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα
και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν
τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα
έπρεπε. 
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Στουρνάρας στο Capital Link: Πώς η Ελλάδα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε
success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Share
Facebook
Twitter
LinkedIn
Pinterest
Email
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το
2015, διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε,
προστατεύοντας τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος,
προβάλλοντας τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη
επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
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Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
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διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
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ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
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παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
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βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
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αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
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προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
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ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
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Οι 8 Προτεραιότητες και Πολιτικές του υπ. Υποδομών και Μεταφορών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι ανέφερε ο κ. Σταϊκούρας κατά την τοποθέτησή του στο «26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum».
Τις προτεραιότητες και τις πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που
παρέχουν την ώθηση για την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε,
χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ. Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό
Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ειδικότερα, για την προώθηση της ηλεκτροκίνησης ο κ. Σταϊκούρας επεσήμανε ότι σε εξέλιξη
βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με σημαντικές
επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Μιλώντας κατόπιν για την ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια, αναφέρθηκε στον
εκσυγχρονισμό του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας, την ίδρυση του Εθνικού Παρατηρητήριου
Οδικής Ασφάλειας, καθώς και στην ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την
αποτελεσματική είσπραξη των προστίμων (κάμερες κ.α.)
Τις προτεραιότητες και τις πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που
παρέχουν την ώθηση για την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε,
χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ. Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό
Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
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Αλέξανδρος Εξάρχου (AKTOR): Χρειάζονται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
 

https://energy2day.gr/?p=96777


https://www.neakriti.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:52

 Similar Stats ranking (Greece): 216

 link

O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τρίτη, 10 Δεκεμβρίου 2024. Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να
αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και
Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ. Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο
Capital Link Invest in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος 
έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και το μεγάλο
ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν να
αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των

https://www.neakriti.gr/oikonomia/epiheiriseis/2091272_o-al-exarhoy-sto-capital-link-invest-greece-forum


https://www.neakriti.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:52

 Similar Stats ranking (Greece): 216

 link

εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Αλέξανδρος Εξάρχου (AKTOR): Aπαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των

https://www.mikrometoxos.gr/alexandros-exarchoy-aktor-apaitoyntai-diarthrotikes-metarrythmiseis-kai-allagi/


https://www.mikrometoxos.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:52

 Similar Stats ranking (Greece): 927

 link

εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Το success story του Γιάννη Στουρνάρα – Βραβεύτηκε στη Νέα Υόρκη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Παραλαμβάνοντας το βραβείο ο Γιάννης Στουρνάρας απευθυνόμενος στο κοινό, έκανε μία
σύντομη αναδρομή της σταδιοδρομίας του από τα χρόνια στην Οξφόρδη μέχρι και σήμερα
Ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας διακρίθηκε στο συνέδριο της
Capital Link στη Νέα Υόρκη με το βραβείο «2024 Annual Capital Link Hellenic Leadership
Award», για την συνολική προσφορά του στην Ελλάδα και την συμβολή του στη διατήρηση της
χώρας στην Ευρωζώνη. 
Παραλαμβάνοντας το βραβείο ο κ. Στουρνάρας απευθυνόμενος στο κοινό, έκανε μία σύντομη
αναδρομή της σταδιοδρομίας του από τα χρόνια στην Οξφόρδη μέχρι και σήμερα, με έμφαση
στις μεγαλύτερες προκλήσεις που αντιμετώπισε στην καριέρα του, από την ΟΝΕ και το
υπουργείο Οικονομικών, μέχρι το καλοκαίρι του 2015 και τα capital controls και την θητεία του
στην ΤτΕ. Μιλώντας για την ελληνική οικονομία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
σημείωσε ότι οι προκλήσεις που θα αντιμετωπίσει στο μέλλον θα είναι η αύξηση της
παραγωγικότητας και των επενδύσεων, η δημοσιονομική υπευθυνότητα, η διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και οι μεταρρυθμίσεις, προκλήσεις για τις οποίες η χώρα χρειάζεται βασικές
συναινέσεις, όπως επεσήμανε ο κ. Στουρνάρας. 
Όλη η ομιλία του Διοικητή της ΤτΕ με τίτλο «Για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της
Ελλάδας»
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε.
Γεννήθηκα στην Αθήνα στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το
1974. Σπούδασα Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών
και συνέχισα στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M.
Phil.) τo 1980 και διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή
αποσκοπούσε στη θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά
μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
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θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
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Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
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Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη
συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει
τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με
αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με
τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της
Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά
τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
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αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
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Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο,
απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την
ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την
περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις
και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη
χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
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ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους. Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση
και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων
σχετικά με την προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της
αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της
φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα, πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
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Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας. Και, κατά την άποψή μου, θα
ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τουρκία ως
προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις
συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή
και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια.
Όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
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καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.»
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
Σύνταξη: [email protected] 
Διαφημίσεις: [email protected]
Ταυτότητα

https://businessvoice.gr/oikonomia/814969/to-success-story-tou-gianni-stournara-vraveftike-sti-nea-yorki/


https://www.typosthes.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:51

 Similar Stats ranking (Greece): 149

 link

Σταϊκούρας από Νέα Υόρκη: Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε 8 προτεραιότητες του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών αναφέρθηκε ο υπουργός
μιλώντας σε διεθνές συνέδριο
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
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Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
 
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
 
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
 
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
 
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ

https://www.typosthes.gr/politiki/372483_staikoyras-apo-nea-yorki-i-thessaloniki-endynamonetai-ginetai-pio-elkystiki


https://www.typosthes.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:51

 Similar Stats ranking (Greece): 149

 link

αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
 
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
 
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
 
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
ΕΙΔΗΣΕΙΣ ΣΗΜΕΡΑ
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Αλ. Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίζει να αναπτύσσεται - Χρειάζονται διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ. 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής. 
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031. 
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια. 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές. 
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα. 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά. 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του "Ηρακλή 3". Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica
Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞΑΡΧΟΥ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Γιάννης Στουρνάρας: Η ελληνική οικονομία είναι αναμφισβήτητα ένα “success story”
διεθνώς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το
2015, διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε,
προστατεύοντας τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος,
προβάλλοντας τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη
επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
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πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
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μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
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δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
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Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί

https://www.mikrometoxos.gr/giannis-stoyrnaras-i-elliniki-oikonomia-einai-anamfisvitita-ena/


https://www.mikrometoxos.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:51

 Similar Stats ranking (Greece): 927

 link

στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
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στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
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μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
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βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
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Γιάννης Στουρνάρας: Η ελληνική οικονομία είναι αναμφισβήτητα ένα “success story”
διεθνώς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το
2015, διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε,
προστατεύοντας τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος,
προβάλλοντας τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη
επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
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πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
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μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
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δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
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Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
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στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
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στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
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μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
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βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
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Ν. Κεραμέως: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο επίκεντρο της ομιλίας της υπουργού Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκης
Κεραμέως, στο 2ο ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη
Νέα Υόρκη, βρέθηκε η αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές.
Η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι
χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η
οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι
επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην
Ευρώπη», σημείωσε. 
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επισήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου. «Αυτό το
πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε.
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε και αναφέρθηκε στην δημιουργία
προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές
δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση
αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», τόνισε κι
αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
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εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων
που ψάχνουν εργασία,
γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε χώρες του εξωτερικού
αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις οι
οποίες αναζητούν προσωπικό.
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O Αλ. Εξάρχουστο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας
Attica Bank έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η Ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της.
Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της Παγκρήτιας
Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη,
καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και
έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Κεραμέως, Capital Link: Την τελευταία πενταετία οι επενδύσεις αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας»
NewsRoom Νίκη Κεραμέως Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για
εργαζόμενους και επενδυτές» πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που
διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα
τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και
την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επισήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
Μείωση του κόστους εργασίας: Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα: Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.
«Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της προβλεψιμότητας και στον
κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση του νέου συστήματος
υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου. «Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο
αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις επιχειρήσεις στον
μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε.
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού:
«Η ραγδαία εξέλιξη της τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης,
μετασχηματίζει την αγορά εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό
δυναμικό έχει τις δεξιότητες που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε και
αναφέρθηκε στην δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
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αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», τόνισε κι
αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων
που ψάχνουν εργασία
γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε χώρες του εξωτερικού
αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις οι
οποίες αναζητούν προσωπικό.
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Αλ. Εξάρχου (AKTOR): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ. 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής. 
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031. 
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια. 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές. 
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα. 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά. 
Για τον πέμπτο τραπεζικό πυλώνα
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της.
Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για τη σωτηρία της Παγκρήτιας
Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη,
καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και
έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε. 
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Γιάννης Στουρνάρας: Η ελληνική οικονομία είναι αναμφισβήτητα ένα “success story”
διεθνώς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το
2015, διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε,
προστατεύοντας τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος,
προβάλλοντας τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη
επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
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πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
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μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
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δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
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Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
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στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
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στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
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μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο

https://banknews.gr/?p=109271


https://banknews.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:47

 https://banknews.gr/?p=109271

βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
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Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της
Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά: 
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
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τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
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και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
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Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Ακολουθεί η ομιλία του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών στα Αγγλικά:
I would like to thank Mr. and Ms. Bornozis for giving me the chance to make the Keynote
Address at the 26th Annual Capital Link Forum.
A unique, prestigious event, that takes place at a time that the Greek economy is being
upgraded, becomes stronger and shows remarkable resilience.
This is an achievement primarily due to the long-lasting sacrifices of the Greek society,
combined with the prudent fiscal policy implemented over the last five years, the successful
management of consecutive external crises, as well as the political stability.
However, despite the positive outlook and the promising prospects of the Greek economy, we
should remain cautious and proactive on our decisions, as the wider environment shows signs
of instability and uncertainty.
In this context, the political leadership of the Ministry of Infrastructure and Transport has
embarked on an effort to enhance connectivity in transport and resilience in infrastructure,
aiming ultimately to contribute to levering Greece’s regional, geopolitical and economic role.
Our strategy is based on priorities:
1st Priority: Implementing many large-scale projects throughout the country.
In 2024, we completed, with the valuable contribution of the private sector, and handed over to
traffic the road connection from Aktio to Amvrakia, the main road axis in Lesbos, and a
significant section of the Central Greece highway, E-65.
Moreover, the new Attica Highway Concession Agreement was signed and the highway
continues to operate, uninterruptedly, under the new Concessionaire.
And, finally, the Thessaloniki Metro, the most emblematic urban project over the last decade,
has been put into operation.
Thessaloniki is getting stronger, is becoming more attractive, is boosting its self-confidence.
Moving forward, the expansion to Kalamaria will be completed in a year from now.
The Patra – Pyrgos highway will be completed also in 2025.
The construction of Thessaloniki Flyover is carried out at a rapid pace.
The contract for the road axis from Ioannina to Kakavia will be signed next week.
The new Kastelli Airport completion ratio is 40%.
And the construction of the Cretan Northern Highway is advancing.
Indeed, works have started, studies are carried out, expropriation procedures are progressing,
and the Contract Documents for the main subproject Chania – Irakleio will be finalized over the
next 50 days.
2nd Priority: Implementing major flood-prevention and irrigation projects.
Indeed, in 2024, we signed contracts or we announced tenders for dams and flood-prevention
projects in Messinia, Aitoloakarnania, Lesvo, Rethymno and Attica.
Moreover, we signed contracts and we completed irrigation projects in Argolida, Imathia,
Fthiotida, Chalkidiki, Serres, Kastoria, Larisa, Trikala, Magnisia and Korinthia.
3rd Priority: Maintaining existing infrastructure projects.
Through the Technical Chamber of Greece, the "Smart Bridges" project is implemented, with
the aim of upgrading road bridges in all regions, as well as 100 railway bridges, with innovative
methods and modern tools.
At the same time, over the following couple of days, we move forward with the restoration of
the damage to the road network affected by storm Daniel, ensuring functionality, safety and
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climate resilience, with interventions of at least 200 locations on 2,100 km of the regional road
network, in 6 prefectures.
4th Priority: Reforming the Greek railway.
Railway which has long-lasting accumulated deficiencies and inconsistencies.
To address them, systematic, persistent and long-term effort is required.
We are moving in the right direction.
· An Action Plan on Railway Safety and Interoperability, agreed with the European
Commission, has started being implemented.
· The Organisational Reform of the Railway Sector, with a new, single, modern public entity,
fully assuming the role, obligations and responsibilities of the Railway Infrastructure Manager,
is on public consultation, and the law enactment is expected by the end of the year.
· A contract was signed with EIB, last October, for the preparation of the Railway Strategy and
the Multiannual Investment Program.
· Finally, we are launching Greece's participation in the new railway Corridors, such as the “3
Seas”, namely the "Baltic Sea - Black Sea - Aegean Sea", as well as the “Western Balkans -
Eastern Mediterranean”.
Towards that direction, we have absorbed, for the first time over the last decades, 1.5 bn
euros, for:
· the restoration of the railway network of Central Greece,
· the upgrade of the railway line in Macedonia,
· the construction of a new single line connecting the port of Kavala with the rail network,
· and the upgrade of the sub-urban railway of West Attica and West Thessaloniki.
5th Priority: Renewing the public bus fleet.
Already, 270 new vehicles, mainly electric buses, are circulating in Athens, expecting a total
number of 950 by July 2025.
Additionally, a new tender for the supply of more anti-pollution technology buses has been
launched.
6th Priority: Promoting electro-mobility.
4 relevant – more flexible over the last year – programs are in progress, with significant
subsidies for individuals and companies.
Already, the total subsidy for the purchase of 19,000 vehicles over the last 2 years amounts to
52 mn euros.
At the same time, the publicly available charging points, from 73 in 2019, are now rising to
6,700.
Moreover, the Ministry places particular emphasis on the sustainable planning of transportation
systems, by introducing – among others – Sustainable Urban Mobility Plans, as the main
planning tool for municipalities and regional authorities.
7th Priority: Enhancing the road safety nationwide.
Among other initiatives:
· we are modernizing the sanctions framework of the Road Traffic Code,
· we established the National Road Safety Observatory,
· and we are launching digital recording of violations and the effective collection of fines.
8th Priority: Allocating funds for the implementation of all the above projects.
In close coordination with the Ministry of National Economy and Finance, relevant initiatives
are underway to identify and secure funding sources and financial instruments.
This involves leveraging national and European funds, with the involvement and contribution of
the private sector, through concessions and Public-Private Partnerships.
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These are:
· The funds coming from both the national and co-financed leg of the new programming period.
· The Recovery and Resilience Fund, through the existing allocation of funds and the
redistribution of available sources.
· The EU Solidarity Fund, for the restoration of damages in the affected – from natural disasters
– areas.
· The "Connecting Europe Facility", specifically for the restructuring and modernization of the
railway network.
· Lending from the European Investment Bank and the Council of Europe Development Bank.
· Funding from a much healthier and more stable – over the last five years – banking sector,
both on the asset and liability side of its balance sheet.
· And, of course, leveraging the fiscal space, steadily created over the last five years, in the
State Budget.
I shared with you some priorities and policies of the Ministry of Infrastructure and Transport.
These provide the impetus to form a more resilient economic landscape, to achieve high and
sustainable growth, to create more new jobs and to enhance social cohesion.
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Εξάρχου – AKTOR: Μεταρρυθμίσεις τώρα στην ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο O Αλ. Εξάρχου υπογράμμισε στο Capital Link Invest in Greece Forum ότι η Ελλάδα θα
συνεχίσει να αναπτύσσεται, αλλά απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις OT.gr Newsroom
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Στουρνάρας: Αναχρονιστική η διάκριση «αριστερά – δεξιά» – Πολιτική συναίνεση για τις
μεταρρυθμίσεις
Ο Εξάρχου για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
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Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Γ. Στουρνάρας στο Capital Link: Η Ελλάδα μετέτρεψε την κρίση σε success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
Κωνσταντίνος Χρυσός
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι ο κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
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Ν. Κεραμέως στη Νέα Υόρκη: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
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Γιάννης Στουρνάρας: Πώς η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι έξι παράγοντες που οδήγησαν στην επιτυχία, σύμφωνα με τον διοικητή της Τράπεζας της
Ελλάδος
NewsRoom Γιάννης Στουρνάρας
Τους έξι παράγοντες που οδήγησαν την Ελλάδα στη επιτυχία, ανέπτυξε ο διοικητής της
Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, στην ομιλία του στην εκδήλωση του Capital Link
στη Νέα Υόρκη, με την ευκαιρία της βράβευσής του.
Ο κ. Στουρνάρας αφού μίλησε εκτενώς για την παραμονή του στην Οξφόρδη και την
σταδιοδρομία του στην Ελλάδα μετά την επιστροφή του, χαρακτήρισε κρίσιμες τις
μεταρρυθμίσεις και τις ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις, προκειμένου να ενισχυθεί περαιτέρω η
ανταγωνιστικότητα.
Παράλληλα, εξήγησε τον ρόλο που διαδραματίζουν οι τράπεζες λέγοντας εκτός άλλων πως
είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά.
«Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας», τόνισε.
Όπως είπε ο κεντρικός τραπεζίτης, αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής
αξιολόγησης στην επενδυτική κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του
Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών.
Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα
σοβαρά δημοσιονομικά προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα
αναδιάρθρωσης και ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ
οι τραπεζικές καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»;
Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η πορεία της οικονομίας
Όπως τόνισε ο κεντρικός τραπεζίτης, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά
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τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά
εργασίας διατηρεί τη δυναμική της και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός
πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ.
Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι
επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του
Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω
της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και
στη μείωση του πληθωρισμού.
Το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους),
υπογράμμισε ο κ. Στουρνάρας.
Οι επενδυτικές δαπάνες στηρίζουν την ανάπτυξη
Όπως σημείωσε, ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της
οικονομίας, την αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της
παραγωγικότητας, την καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων
αγαθών και υπηρεσιών, την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη
διευκόλυνση της πράσινης μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων
αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και
άρα στη μείωση του ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Σε τι συμβάλλουν οι μεταρρυθμίσεις
Σε άλλο σημείο της ομιλίας του, ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη βελτίωσης της
ανταγωνιστικότητας στην ελληνική οικονομία. Οπως ανέφερε, θα πρέπει να υλοποιηθεί ένα
ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας.
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Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών,
όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση
και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Οι μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας.
Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων παραγωγής και νέων
τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να παράγουν προϊόντα υψηλής
προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Ο ρόλος των τραπεζών
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Μακροχρόνιες λύσεις
Ο κ. Στουρνάρας, σημείωσε ότι σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και
αποτελεσματική υλοποίηση των μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων
πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της
προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις
πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και
την ιδιοκτησία (ownership) των μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Ο κ. Στουρνάρας είπε πως με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης,
πιστεύω ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους
πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό
το γεγονός δημιουργεί μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης
στη χώρα μας. Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού
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κόστους και, κατά συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων.
Κατά την άποψή μου, η συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα
βασικά στοιχεία: Πρώτον, τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της
δημιουργίας πρωτογενών κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως
του 2% του ΑΕΠ ετησίως. Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής
σταθερότητας, δηλαδή τη διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και
την προστασία των καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της, ανέφερε τέλος ο κ. Στουρνάρας.
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Ν. Κεραμέως από Νέα Υόρκη: Τα τελευταία 5 χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
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Εξάρχου: Ανάπτυξη στην Ελλάδα τουλάχιστον έως και το τέλος της δεκαετίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι είπε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR στο 26ο ετήσιο Capital Link
Invest in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
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σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Ακολουθήστε το financialreport.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Στουρνάρας: Πώς η Ελλάδα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Γιάννης Στουρνάρας
Capital Link
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Διαβάστε όλη την ομιλία του Γιάννη Στουρνάρα στο newmoney.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Απαγγέλθηκαν κατηγορίες στον νεαρό που συνελήφθη για τον φόνο του CEO της United
Healthcare - Πώς τον έπιασαν
Oι 11 Ινδοί κροίσοι που θέλουν να ανοίξουν δουλειές στην Ελλάδα
Ο Άσαντ έπεσε, το αντίστροφο δράμα της Συρίας μόλις ξεκίνησε
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Εξάρχου (Όμιλος AKTOR): Χρειάζονται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Όμιλος AKTOR θα υλοποιήσει επενδύσεις 2 δισ. ευρώ το επόμενο διάστημα
Σχετικά Άρθρα
Εξάρχου: Ανάγκη για ένα παραγωγικό μοντέλο - Οι παθογένειες των μεγάλων έργων
03/12/2024 - 14:04
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
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αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Ο 5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για τη σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
www.bankingnews.gr
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου για τις μεταφορές και τις υποδομές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια προσπάθεια ενίσχυσης
της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, τόνισε ο κ.
Σταϊκούρας
Τις οκτώ προτεραιότητες του υπουργείου για τη βελτίωση των υποδομών και των μεταφορών
στην Ελλάδα, παρουσίασε στην ομιλία του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για
την Ελλάδα, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας, με στόχο την
ενίσχυση της συνδεσιμότητας και της ανθεκτικότητας των υποδομών.
Οι βασικές προτεραιότητες περιλαμβάνουν:
Ο υπουργός τόνισε ότι αυτές οι πολιτικές επιδιώκουν την ισχυροποίηση του γεωπολιτικού και
οικονομικού ρόλου της Ελλάδας και τη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας, συμβάλλοντας στην
κοινωνική συνοχή και την ανάπτυξη.
Αναλυτικά η ομιλία του  Χρ. Σταϊκούρα:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
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προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
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σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
Ακολουθήστε μας για όλες τις ειδήσεις στο Bing News και το Google News
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Ν. Κεραμέως στη Νέα Υόρκη: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Σύμφωνα με σχετικό δελτίο Τύπου, στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό
μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. «Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα
αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κ. Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επισήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου. «Αυτό το
πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε.
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε και αναφέρθηκε στην δημιουργία
προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές
δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση
αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», τόνισε κι
αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
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εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων
που ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και
σε χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
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Νίκη Κεραμέως: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα
τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και
την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
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προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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Γιάννης Στουρνάρας: Η ελληνική οικονομία είναι αναμφισβήτητα ένα “success story”
διεθνώς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το
2015, διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε,
προστατεύοντας τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος,
προβάλλοντας τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη
επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
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πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,

https://energy2day.gr/?p=96774


https://energy2day.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:42

 https://energy2day.gr/?p=96774

μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
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δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
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Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
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στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
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στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
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μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
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βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
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Γιάννης Στουρνάρας: Η ελληνική οικονομία είναι αναμφισβήτητα ένα “success story”
διεθνώς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το
2015, διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε,
προστατεύοντας τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος,
προβάλλοντας τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη
επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
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πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
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μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
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δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
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Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
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στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
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στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
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μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
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βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης
με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη Κουτσόπουλο με θέμα τα
επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ. Εξάρχου σημείωσε
ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των αγορών,
αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή
του παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2
δισ. τις οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το
Real Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το
παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι
οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank έχουν επενδύσει τα τελευταία
χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη
επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την
εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από
την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής
πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν
είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια αυτή και επισήμανε
την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ
νέου η εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή
η αλλαγή δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την
περίοδο 2030 - 2031.
Η ανάγκη για
μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου
τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην Ελλάδα, που θα
αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η καθυστέρηση
στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο εξυπηρέτησης του
χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται ταχύτητα
και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον
μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι κατασκευές
βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου ο
Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των
έργων και το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι
κατασκευές θα συνεχίζουν να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του
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ρυθμού αυτού, όταν ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για
την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι
οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το
ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε
ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό
στην Ελλάδα σε σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των
τιμών κυρίως των εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες
στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης
στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα
επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600
εκατ. στη συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για
τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα προχωρήσει δυναμικά ο
Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό επενδυτικό ενδιαφέρον
στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι περικοπές (curtailment)
που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ στην αγορά.
5ος τραπεζικός
πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα
του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι, παρά τα όσα λέγονταν, η
επενδυτική ομάδα είχε
εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει και μικρότερες τράπεζες, στο
πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της οικονομίας της. Και γι’
αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της Παγκρήτιας
Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η
ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν
θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του
«Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά
κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον
οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα
έπρεπε.
Σχετικά με τον Όμιλο AKTOR
Ο AKTOR Όμιλος Εταιρειών είναιένας κορυφαίος παίκτης της αγοράς στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη που αξιοποιεί εμπειρία 70 ετών για να υλοποιήσει τεχνικά έργα μεγάλης κλίμακας και
επενδύει στρατηγικά σε τομείς της οικονομίας, όπως η πράσινη ενέργεια, το Real Estate, τα
έργα παραχώρησης και ΣΔΙΤ και η ολοκληρωμένη διαχείριση εγκαταστάσεων.  Στόχος του
Ομίλου, ο οποίος διοχετεύει κεφάλαια ύψους 2 δισ. ευρώ για εξαγορές και επενδύσεις, είναι να
επιτύχει το 2025 κύκλο εργασιών €1,4 δισ. και EBITDA €184 εκατ., μέσα από ένα
διαφοροποιημένο χαρτοφυλάκιο δραστηριοτήτων. Το 2025, ο αριθμός του προσωπικού του
Ομίλου θα ξεπερνά τους 8.800 εργαζόμενους σε Ελλάδα και εξωτερικό. Αποστολή του Ομίλου
AKTOR είναι να καταστεί δύναμη εξέλιξης στα πεδία όπου δραστηριοποιείται, παράγοντας αξία
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για τους μετόχους του και την κοινωνία, συμβάλλοντας στην πρόοδο και την ευημερία και
αναβαθμίζοντας τις ζωές των ανθρώπων προς ένα βιώσιμο μέλλον.
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Εξάρχου στο Capital Link Forum: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, αλλά
απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank έχουν επενδύσει τα τελευταία
χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα
σημείωσε ο Πρόεδρος και CEO του Ομίλου AKTOR - Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
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Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Διαβάστε ακόμη
Με την «πλάτη στον τοίχο» η Συρία μετά από 50 χρόνια καθεστώτος Άσαντ
Παρασκευή και 13 η Ελλάδα αποπληρώνει 8 δισ. δάνεια του πρώτου μνημονίου
Με 201 διαμερίσματα οι 4 νέοι οικιστικοί πύργοι από την Aura Residential του ομίλου Λάτση
στο Ελληνικό (pics)
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Γιάννης Στουρνάρας: Η ελληνική οικονομία είναι αναμφισβήτητα ένα “success story”
διεθνώς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το
2015, διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε,
προστατεύοντας τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος,
προβάλλοντας τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη
επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
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πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
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μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
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δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
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Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
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στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
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στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
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μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
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βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
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Ν. Κεραμέως στο «26ο ετήσιο Capital Link Forum»: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα
ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
Newsroom
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
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στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου για τις μεταφορές και τις υποδομές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Share Facebook Twitter LinkedIn Pinterest
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών
κ. Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με
τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα
Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.Η υλοποίηση μεγάλων
αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.Η
μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.Η ανανέωση του στόλου των αστικών
λεωφορείων.Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην
επικράτεια.Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από

https://epirusjournal.gr/staikouras-oi-8-proteraiotites-tou-ypourgeiou-gia-tis-metafores-kai-tis-ypodomes/


https://epirusjournal.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:38

 link

τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,την αναβάθμιση της
σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το
λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο,και την αναβάθμιση του προαστιακού
σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
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Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,·ιδρύσαμε το Εθνικό
Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,·και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των
παραβάσεων και την αποτελεσματική είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω
της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.Το
Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά
για την αναδιάρθρωση και τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.Η δανειοδότηση
από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του Συμβουλίου της
Ευρώπης.Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια
– τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.Και,
φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την τελευταία
πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: newsbeast.gr
Ακολουθήστε το EPIRUSJOURNAL στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις!

https://epirusjournal.gr/staikouras-oi-8-proteraiotites-tou-ypourgeiou-gia-tis-metafores-kai-tis-ypodomes/


https://makthes.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:36

 Similar Stats ranking (Greece): 444

 link

Πρόσκληση Κ. Μητσοτάκη σε επενδυτές - Τι είπε στο Capital Link Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης» τόνισε ο
πρωθυπουργός
Πρόσκληση σε επενδυτές απηύθυνε ο Έλληνας πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης
στο Capital Link Ιnvest in Greece Forum που έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά
της Ν. Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade»και τίμησε τους
στενούς επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και
αποτέλεσε το ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως
επενδυτικού κέντρου, με εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις
δυνατότητες και το μέλλον της χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Kicking of the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum " in New York.
PRIME MINISTER’S WRITTEN MESSAGE
GREECE - SPEEDING AHEAD POST-INVESTMENT UPGRADE
H.E. Kyriakos Mitsotakis
Prime Minister, Hellenic Republic (Written Message )
More Info: https://t.co/wRnm6MzowQ pic.twitter.com/gA9xZTkIOt
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— Capital Link (@CapitalLink) December 9, 2024
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια Γέφυρα Μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
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Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά Επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
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υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα "συστημικά"
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του «Capital Link Invest in Greece Forum» Nικόλας και Όλγα
Μπορνόζη, «το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε
αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές».
Στο πλαίσιο του «Capital Link Invest in Greece Forum», το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
Σχετικά Άρθρα
Χ. Σταϊκούρας στο Capital Link Forum: «Προτεραιότητες για την ισχυροποίηση του ρόλου της
Ελλάδας»
 10/12/2024 09:26
Πρόσκληση σε επενδυτές απηύθυνε ο Έλληνας πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης
στο Capital Link Ιnvest in Greece Forum που έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά
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της Ν. Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade»και τίμησε τους
στενούς επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και
αποτέλεσε το ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως
επενδυτικού κέντρου, με εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις
δυνατότητες και το μέλλον της χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Kicking of the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum " in New York.
PRIME MINISTER’S WRITTEN MESSAGE
GREECE - SPEEDING AHEAD POST-INVESTMENT UPGRADE
H.E. Kyriakos Mitsotakis
Prime Minister, Hellenic Republic (Written Message )
More Info: https://t.co/wRnm6MzowQ pic.twitter.com/gA9xZTkIOt
— Capital Link (@CapitalLink) December 9, 2024
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
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πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια Γέφυρα Μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
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Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά Επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα "συστημικά"
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
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συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του «Capital Link Invest in Greece Forum» Nικόλας και Όλγα
Μπορνόζη, «το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε
αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές».
Στο πλαίσιο του «Capital Link Invest in Greece Forum», το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
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Μητσοτάκης: Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της ευρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
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σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια Γέφυρα Μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
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Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά Επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές
τεχνολογίες.Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και
επιτάχυνση απονομής δικαιοσύνης.Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του
τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
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πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Πηγή: ΑΠΕ
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Στουρνάρας: Τέσσερις άξονες συναίνεσης για την οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Τον ρόλο των ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων γύρω από την οικονομία ανέδειξε ο Διοικητή
της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα, σε ομιλία του με τίτλο «Για τη διασφάλιση της
ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα Υόρκη επ’
ευκαιρία της βράβευσής του.
Ακολουθεί αναλυτικά το πλήρες κείμενο της ομιλίας:
«Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
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επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα.
Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow) στην Οξφόρδη,
συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι καλοί μου
συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του Εθνικού και
Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες, απονέμοντάς μου
τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο Στουρνάρας στην αρένα της οικονομικής πολιτικής
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
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Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος.
Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ),
συμμετείχα και συμμετέχω στον σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο
σε συνθήκες κρίσης και πολύ χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού
πληθωρισμού μετά την πανδημία COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής
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Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και το «success story»
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit).
Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να
εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Οι οικονομικές προκλήσεις
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
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ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
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αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Οι μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο,
απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την
ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την
περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις
και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη
χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
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σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν.
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Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για τη σταθερότητα και την προοπτική
της ελληνικής οικονομίας. Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει
συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των
θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και
βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις.
Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις
σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων
πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος
και την άνοδο νέων πολιτικών σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια.
Όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων.
Κατά την άποψή μου, η συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα
βασικά στοιχεία:
Πρώτον, τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας
πρωτογενών κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του
ΑΕΠ ετησίως. Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας,
δηλαδή τη διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία
των καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
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Σταϊκούρας: Οι προτεραιότητες του Υπουργείου για την ενίσχυση της συνδεσιμότητας
των μεταφορών ΠΟΛΙΤΙΚΟΛΟΓΙΕΣ ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ ΔΙΑΒΑΣΕΤΕ ΠΑΡΑΞΕΝΑ Κύρια Θέματα
ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ ΑΓΟΡΩΝ Κάθε μέρα μαζί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στόχος των προτεραιοτήτων είναι η ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και
οικονομικού ρόλου της Ελλάδας
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο

https://www.el.gr/ellada/kommata/staikoyras-oi-proteraiotites-toy-ypo/


https://www.el.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:34

 Similar Stats ranking (Greece): 356

 https://www.el.gr/ellada/kommata/staikoyras-oi-proteraiotites-toy-ypo/

αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,την αναβάθμιση της
σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το
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λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο,και την αναβάθμιση του προαστιακού
σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
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Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
(ΑΠΕ -ΜΠΕ / photo: intime)
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ,
σε ΑΠΕ και Real Estate.
Ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ. Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας
στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη
εξέφρασε την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον
έως και το τέλος της δεκαετίας. 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η Ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
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Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
Σύνταξη: [email protected] 
Διαφημίσεις: [email protected]
Ταυτότητα
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Εξάρχου: Ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το τέλος της
δεκαετίας, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου,
τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο
Capital Link Invest in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Ο κ. Εξάρχουν τόνισε την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Ο Όμιλος AKTOR δρομολογεί επενδύσεις 2 δισ. σε ΑΠΕ και Real Estate
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
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σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
 Οι επενδύσεις  του Aktor στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε. 
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Χρ. Σταϊκούρας: Ενισχύεται ο γεωπολιτικός ρόλος της Ελλάδας μέσω των υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο υπ. Υποδομών και Μεταφορών αναφέρθηκε εκτενώς, στο πλαίσιο του συνεδρίου της Capital
Link σε Ν. Υόρκη, στα έργα που έχουν λάβει χώρα τα τελευταία χρόνια στη χώρα μας.
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.Η υλοποίηση μεγάλων
αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.Η
μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.Η ανανέωση του στόλου των αστικών
λεωφορείων.Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην
επικράτεια.Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Πιο αναλυτικά ο κ. Σταϊκούρας τόνισε τα ακόλουθα: 
«Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το 'Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
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Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών - Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού 'Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά - Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα - Μαύρη Θάλασσα - Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια - Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,την αναβάθμιση της
σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το
λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο,και την αναβάθμιση του προαστιακού
σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
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αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά - πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο - προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας - μεταξύ άλλων - Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,ιδρύσαμε το Εθνικό
Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειαςδρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων
και την αποτελεσματική είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες - από φυσικές
καταστροφές - περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό - τα
τελευταία πέντε χρόνια - τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του
ισολογισμού του.Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται
σταθερά την τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής».

https://www.businessdaily.gr/oikonomia/130670_hr-staikoyras-enishyetai-o-geopolitikos-rolos-tis-elladas-meso-ton-ypodomon


https://banks.com.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:31

 Similar Stats ranking (Greece): 6493

 link

“Η ελληνική οικονομία είναι αναμφισβήτητα ένα success story διεθνώς”
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μία ομιλία-αναδρομή στην πορεία της ελληνικής οικονομίας έκανε ο διοικητής της Τράπεζας
της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη.
Από την ένταξη στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας
παρουσίασε πώς η χώραμετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Η ομιλία είχε τίτλο «Για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση
του Capital Link στη Νέα Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του.
Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. 
Γεννήθηκα στην Αθήνα στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το
1974. Σπούδασα Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών
και συνέχισα στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M.
Phil.) τo 1980 και διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή
αποσκοπούσε στη θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά
μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας  μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί. 
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι. 
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
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Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι,  θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής. 
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
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Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα  Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας. 
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας  της Ελλάδος, στην παραμονή
της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή
και διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
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κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη
συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει
τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με
αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με
τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της
Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά
τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ. 
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους. 
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα  η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία. 
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023. 
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ.  Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.  
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
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κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας. 
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις  στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος
του RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό. 
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
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που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη  του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο,
απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την
ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την
περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις
και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη
χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση. 
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις. 
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Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε  ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει  προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται  ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους. Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση
και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων
σχετικά με την προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της
αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της
φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα,  πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της. 
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας. Και, κατά την άποψή μου, θα
ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τουρκία ως
προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις
συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή
και ειδικά στη χώρα μας.
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Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. 
Όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ. 
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις. 
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της. 
Σας ευχαριστώ.
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Χρ. Σταϊκούρας: «Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε τις προτεραιότητες
και τις πολιτικές του υπουργείου, οι οποίες συμβάλλουν στη δημιουργία ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού περιβάλλοντος, στην επίτευξη βιώσιμης και δυναμικής ανάπτυξης, στη δημιουργία
νέων θέσεων εργασίας και στην ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Ο κ. Σταϊκούρας, κατά την ομιλία του, ανέδειξε οκτώ βασικές προτεραιότητες του υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών. Αυτές επικεντρώνονται στη βελτίωση της συνδεσιμότητας στις
μεταφορές και στην ενίσχυση της ανθεκτικότητας των υποδομών, με σκοπό την ενδυνάμωση
της περιφερειακής, γεωπολιτικής και οικονομικής θέσης της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
TagsσυνέδριοΥπουργείο Υποδομών και ΜεταφορώνΧρήστος Σταϊκούρας.
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Εξάρχου (AKTOR): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται - Απαιτούνται διαρθρωτικές
ρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα.
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
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Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Σταϊκούρας: Το μετρό ενδυναμώνει την αυτοπεποίθηση της Θεσσαλονίκης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Voria.gr
10/12/2024
10:19
Τι είπε ο υπουργός για επέκταση Καλαμαριάς, flyover και προαστιακό
Το πιο εμβληματικό αστικό έργο της τελευταίας δεκαετίας χαρακτήρισε το μετρό της
Θεσσαλονίκης ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας μιλώντας στο
ετήσιο συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
«Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της»,
τόνισε ο υπουργός ενώ αναφέρθηκε και στην επέκταση της Καλαμαριάς, που όπως είπε
«προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από τώρα».
Ακόμα τόνισε τους γοργούς ρυθμούς με τους οποίους εκτελούνται τα έργα του flyover, ενω
αναφέρθηκε και στην αναβάθμιση του σιδηροδρομικού δικτύου στη Μακεδονία, καθώς και τους
προαστιακού της δυτικής Θεσσαλονίκης.
Ο κ.Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
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υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
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Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.

https://www.voria.gr/article/staikoyras-metro-endynamonei-tin-aytopepoithisi-tis-thessalonikis


https://www.voria.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:29

 Similar Stats ranking (Greece): 159

 link

· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Κυριάκος Μητσοτάκης: Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της
Ευρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την επισήμανση ότι η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης
όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας σχεδόν 20% αύξηση από το
2020 έως το 2023, έκανε ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του προς το
26ο Capital Link Ιnvest in Greece Forum, που διεξήχθη για ακόμη μία χρονιά στην «καρδιά»
της Ν. Υόρκης. Το μήνυμα του Κυιράκου Μητσοτάκη διάβασε ο πρόεδρος της Capital Link, 
Νίκος Μπορνόζης, στη διάρκεια του επίσημου μεσημεριανού γεύματος, χθες Δευτέρα, 9
Δεκεμβρίου.
Ο πρωθυπουργός στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της κυβέρνησής του τα τελευταία
έξι χρόνια, αναφέροντας ανάμεσα σε άλλα τη μείωση της ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες
και την εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά 20 μονάδες, τα οποία «καταδεικνύουν
τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της κυβέρνησης», όπως τόνισε.
Ειδική αναφορά έκανε ο  Κυριάκος Μητσοτάκης στις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις
επενδύσεις στις υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές
εισφορές, ενώ παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές,
αντιμετωπίζοντας τη φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ
ποσοστιαίες μονάδες κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη
σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη
μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023.
Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που
δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την
πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Παράλληλα, ο πρωθυπουργός κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την
Ελλάδα, υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα. «Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το
συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να
ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά
περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο
Κυριάκος Μητσοτάκης.
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μία χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
 
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
 
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
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το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
 
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Αλ. Εξάρχου: Αναγκαίες οι διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις για την οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μιλώντας στο συνέδριο της Capital Link, ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR αναφέρθηκε
εκτενώς στους τομείς που δραστηριοποιείται ο όμιλος αλλά και στη δημιουργία του 5ου
τραπεζικού πόλου.
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ. 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής. 
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031. 
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια. 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το
ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές. 
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
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σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα. 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα προχωρήσει
δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό επενδυτικό
ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι περικοπές
(curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ στην αγορά. 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε. 
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Αλ. Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως χρειάζεται αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο 26ο συνέδριο Capital Link Invest in Greece βρέθηκε ο πρόεδρος και CEO του Ομίλου
AKTOR και μίλησε μεταξύ άλλων για τον μετασχηματισμό του Ομίλου, τις ΑΠΕ αλλά και τον 5ο
τραπεζικό πυλώνα
Newsroom
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
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το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
 
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Στουρνάρας: Πώς κατάφερε η Ελλάδα να γίνει success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι έξι παράγοντες που οδήγησαν την Ελλάδα σε ανάπτυξη και επενδυτική κατηγορία. Κρίσιμες
οι μεταρρυθμίσεις και οι ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις για να ενισχυθεί περαιτέρω η
ανταγωνιστικότητα. Ο ρόλος των τραπεζών.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς,
υπογράμμισε ο Γιάννης Στουρνάρας στην ομιλία του στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη, επ' ευκαιρία της βράβευσής του.  Οπως είπε ο κεντρικός τραπεζίτης, αυτό
επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική κατηγορία.
Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα συγκρίσιμες με
εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι σημαντικά
υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά προβλήματα, η
βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και ανακεφαλαιοποίησης των
τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές καταθέσεις έχουν προστατευθεί
πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η
απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και
προβλήματα χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο
επίκεντρο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να
προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit).
Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να
εξηγηθεί από έξι παράγοντες : (α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική
προσαρμογή κατά τη διάρκεια των τριών προγραμμάτων προσαρμογής. (β) Ισχυρή βούληση
για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ. (γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με
πολύ ευνοϊκούς όρους. (δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια
επιλεξιμότητας του Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική
αξιολόγηση στην επενδυτική κατηγορία. (ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο
ανάκαμψης NGEU (RRF). (στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και
διαρθρωτικές πολιτικές, ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια. Η οικονομία τα επόμενα χρόνια
Οπως τόνισε ο κεντρικός τραπεζίτης, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά
τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά
εργασίας διατηρεί τη δυναμική της και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός
πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023. Τα επόμενα
χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει υψηλότερους ρυθμούς
ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι ιδιαίτερα σημαντική, καθώς
ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα
μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της οικονομικής δραστηριότητας θα
συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων,
και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF), καθώς και η ιδιωτική
κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου εισοδήματος χάρη στην άνοδο
της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού. Οι προκλήσεις  Παρά όμως τις
αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να αγνοούμε και τις
οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών είναι το μεγάλο
έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η χώρα (6,2% του
ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη βελτίωση της
ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος. Η κυριότερη αιτία είναι
ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των
περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών. Για

https://www.euro2day.gr/news/economy/article/2276795/stoyrnaras-pos-katafere-h-ellada-na-ginei-success.html


http://www.euro2day.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:23

 Similar Stats ranking (Greece): 166

 link

παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η . (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους),
υπογράμμισε ο κ. Στουρνάρας.  Οι επενδύσεις Οπως είπε, ο ρόλος των επενδύσεων είναι
καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την αλλαγή του αναπτυξιακού
προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την καινοτομία, την αύξηση της
παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών, την αποτελεσματική
αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης μετάβασης. Η αύξηση
της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί στην αύξηση των
εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του ελλείμματος τρεχουσών
συναλλαγών. Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε
αφορούν βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε
παραγωγικό εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε
τεχνολογίες αιχμής, περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό
του ενεργειακού τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και
άυλο κεφάλαιο, οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη
επένδυση σε νέες τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη
μέγιστη δυνατή μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας. Να εξαλειφθούν οι
περιοριστικές πρακτικές  Σε άλλο σημείο της ομιλίας του, ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη
βελτίωσης της ανταγωνιστικότητας στην ελληνική οικονομία. Οπως ανέφερε, θα πρέπει να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα όμως,
είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που εμποδίζουν την
ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών εισόδου και το άνοιγμα
των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και
στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή
των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα
συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα
επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας
και έντασης γνώσης. Οι τράπεζες Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε
θέση να παρέχει χρηματοδότηση σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα
θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά . Ειδικότερα, έχουν
βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού
χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής
Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών
τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της
ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση
της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη
εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη
βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο
τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη χρηματοδότηση της
πραγματικής οικονομίας. Αναγκαίες οι πολιτικές συναινέσεις  Οπως είπε ο κ. Στουρνάρας, σε
ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
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μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις. Μια στρατηγική τεχνοκρατικής
προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε μετρήσιμα αποτελέσματα,
συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη Ευρώπη, καθώς και στην
αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί βασικό παράγοντα για
την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία πολιτικής. Η εμμονή σε 
ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει  προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε
τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα
εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της
δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και
να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και ευημερίας. Οπως είπε ο κεντρικός
τραπεζίτης, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία :
Πρώτον, τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας
πρωτογενών κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του
ΑΕΠ ετησίως. Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας,
δηλαδή τη διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία
των καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της, κατέληξε ο κ. Στουρνάρας.
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών που
ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας, επισημαίνει ο Υπουργός
Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας.
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
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αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.Η Οργανωτική
Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο φορέα, που
αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή της
Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο
Οκτώβριο, για την προετοιμασία της Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς
Επενδυτικού Προγράμματος.Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους
σιδηροδρομικούς διαδρόμους, όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη
Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,την αναβάθμιση της
σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το
λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο,και την αναβάθμιση του προαστιακού
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σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
·       εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·       ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
·       και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου. Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω
της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.Το
Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά
για την αναδιάρθρωση και τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
·       Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης
του Συμβουλίου της Ευρώπης.
·       Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
·       Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.

https://www.economistas.gr/ypodomes-kataskeyes/67510_staikoyras-i-enishysi-tis-syndesimotitas-ton-metaforon-kai-tis


https://www.economistas.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:22

 Similar Stats ranking (Greece): 1229

 link

Ακολουθεί η ομιλία του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών στα Αγγλικά:
I would like to thank Mr. and Ms. Bornozis for giving me the chance to make the Keynote
Address at the 26th Annual Capital Link Forum.
A unique, prestigious event, that takes place at a time that the Greek economy is being
upgraded, becomes stronger and shows remarkable resilience.
This is an achievement primarily due to the long-lasting sacrifices of the Greek society,
combined with the prudent fiscal policy implemented over the last five years, the successful
management of consecutive external crises, as well as the political stability.
However, despite the positive outlook and the promising prospects of the Greek economy, we
should remain cautious and proactive on our decisions, as the wider environment shows signs
of instability and uncertainty.
In this context, the political leadership of the Ministry of Infrastructure and Transport has
embarked on an effort to enhance connectivity in transport and resilience in infrastructure,
aiming ultimately to contribute to levering Greece’s regional, geopolitical and economic role.
Our strategy is based on priorities:
1st Priority: Implementing many large-scale projects throughout the country.
In 2024, we completed, with the valuable contribution of the private sector, and handed over to
traffic the road connection from Aktio to Amvrakia, the main road axis in Lesbos, and a
significant section of the Central Greece highway, E-65.
Moreover, the new Attica Highway Concession Agreement was signed and the highway
continues to operate, uninterruptedly, under the new Concessionaire.
And, finally, the Thessaloniki Metro, the most emblematic urban project over the last decade,
has been put into operation.
Thessaloniki is getting stronger, is becoming more attractive, is boosting its self-confidence.
Moving forward, the expansion to Kalamaria will be completed in a year from now.
The Patra – Pyrgos highway will be completed also in 2025.
The construction of Thessaloniki Flyover is carried out at a rapid pace.
The contract for the road axis from Ioannina to Kakavia will be signed next week.
The new Kastelli Airport completion ratio is 40%.
And the construction of the Cretan Northern Highway is advancing.
Indeed, works have started, studies are carried out, expropriation procedures are progressing,
and the Contract Documents for the main subproject Chania – Irakleio will be finalized over the
next 50 days.
2nd Priority: Implementing major flood-prevention and irrigation projects.
Indeed, in 2024, we signed contracts or we announced tenders for dams and flood-prevention
projects in Messinia, Aitoloakarnania, Lesvo, Rethymno and Attica.
Moreover, we signed contracts and we completed irrigation projects in Argolida, Imathia,
Fthiotida, Chalkidiki, Serres, Kastoria, Larisa, Trikala, Magnisia and Korinthia.
3rd Priority: Maintaining existing infrastructure projects.
Through the Technical Chamber of Greece, the "Smart Bridges" project is implemented, with
the aim of upgrading road bridges in all regions, as well as 100 railway bridges, with innovative
methods and modern tools.
At the same time, over the following couple of days, we move forward with the restoration of
the damage to the road network affected by storm Daniel, ensuring functionality, safety and
climate resilience, with interventions of at least 200 locations on 2,100 km of the regional road
network, in 6 prefectures.
4th Priority: Reforming the Greek railway.
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Railway which has long-lasting accumulated deficiencies and inconsistencies.
To address them, systematic, persistent and long-term effort is required.
We are moving in the right direction.
·       An Action Plan on Railway Safety and Interoperability, agreed with the European
Commission, has started being implemented.
·       The Organisational Reform of the Railway Sector, with a new, single, modern public
entity, fully assuming the role, obligations and responsibilities of the Railway Infrastructure
Manager, is on public consultation, and the law enactment is expected by the end of the year.
·       A contract was signed with EIB, last October, for the preparation of the Railway Strategy
and the Multiannual Investment Program.
·       Finally, we are launching Greece's participation in the new railway Corridors, such as the
“3 Seas”, namely the "Baltic Sea - Black Sea - Aegean Sea", as well as the “Western Balkans -
Eastern Mediterranean”.
Towards that direction, we have absorbed, for the first time over the last decades, 1.5 bn
euros, for:
·       the restoration of the railway network of Central Greece,
·       the upgrade of the railway line in Macedonia,
·       the construction of a new single line connecting the port of Kavala with the rail network,
·       and the upgrade of the sub-urban railway of West Attica and West Thessaloniki.
5th Priority: Renewing the public bus fleet.
Already, 270 new vehicles, mainly electric buses, are circulating in Athens, expecting a total
number of 950 by July 2025.
Additionally, a new tender for the supply of more anti-pollution technology buses has been
launched.
6th Priority: Promoting electro-mobility.
4 relevant – more flexible over the last year – programs are in progress, with significant
subsidies for individuals and companies.
Already, the total subsidy for the purchase of 19,000 vehicles over the last 2 years amounts to
52 mn euros.
At the same time, the publicly available charging points, from 73 in 2019, are now rising to
6,700.
Moreover, the Ministry places particular emphasis on the sustainable planning of transportation
systems, by introducing – among others – Sustainable Urban Mobility Plans, as the main
planning tool for municipalities and regional authorities.
7th Priority: Enhancing the road safety nationwide.
Among other initiatives:
·       we are modernizing the sanctions framework of the Road Traffic Code,
·       we established the National Road Safety Observatory,
·       and we are launching digital recording of violations and the effective collection of fines.
8th Priority: Allocating funds for the implementation of all the above projects.
In close coordination with the Ministry of National Economy and Finance, relevant initiatives
are underway to identify and secure funding sources and financial instruments.
This involves leveraging national and European funds, with the involvement and contribution of
the private sector, through concessions and Public-Private Partnerships.
These are:
·       The funds coming from both the national and co-financed leg of the new programming
period.
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·       The Recovery and Resilience Fund, through the existing allocation of funds and the
redistribution of available sources.
·       The EU Solidarity Fund, for the restoration of damages in the affected – from natural
disasters – areas.
·       The "Connecting Europe Facility", specifically for the restructuring and modernization of
the railway network.
·       Lending from the European Investment Bank and the Council of Europe Development
Bank.
·       Funding from a much healthier and more stable – over the last five years – banking
sector, both on the asset and liability side of its balance sheet.
·       And, of course, leveraging the fiscal space, steadily created over the last five years, in the
State Budget.
I shared with you some priorities and policies of the Ministry of Infrastructure and Transport.
These provide the impetus to form a more resilient economic landscape, to achieve high and
sustainable growth, to create more new jobs and to enhance social cohesion. 
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στο
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ΥΠΕΚΑ – Ν. Κεραμέως στο «26ο ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη: Στόχος να
κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
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γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
Κέντρα που θέλουν να χειραγωγήσουν την εκλογή προέδρου του ΠΑΣΟΚ, εμφανίζοντας
δημοσκοπήσεις που δεν είναι ακριβείς, καταγγέλλει με δήλωση του ο υποψήφιος […]
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Στουρνάρας στο Capital Link: Πώς η Ελλάδα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε
success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στον διοικητή της ΤτΕ απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership Award», στο συνέδριο
Capital Link στη Ν.Υόρκη, ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας συνεισφοράς του
στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο Capital Link στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη
στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε
πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
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Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
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Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
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Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
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(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
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την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
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τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση

https://www.newmoney.gr/roh/palmos-oikonomias/oikonomia/stournaras-apo-tin-entaxi-sti-eirozoni-mechri-tin-ependitiki-vathmida-pos-i-ellada-metetrepse-tin-ikonomiki-krisi-se-success-story/


https://www.newmoney.gr/category/fine-living/

 Publication date: 10/12/2024 10:20

 Similar Stats ranking (Greece): 124

 link

των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
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συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
Διαβάστε ακόμη
Νομοσχέδιο – «κεραμίδα» για τους ιδιοκτήτες βγάζει ακίνητα εκτός Airbnb
Με 201 διαμερίσματα οι 4 νέοι οικιστικοί πύργοι από την Aura Residential του ομίλου Λάτση
στο Ελληνικό (pics)
Ηelleniq Energy: Πώς επιτεύχθηκε το διαζύγιο εξπρές με την Edison
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
 
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
 
Αυτές είναι:
 
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
 
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
 
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
 
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
 
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
 
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
 
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
 
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
 
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
 
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
 
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα. Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της
ελληνικής οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις
μας, καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
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Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
 
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
 
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
 
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
 
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο. Και,
τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
 
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της. Η
επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από τώρα.
 
-Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
 
-Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
 
-Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
 
-Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
 
-Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
 
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
 
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
 
-Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
 
-Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
 
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
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σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία. Ταυτόχρονα, τις
επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό δίκτυο που
επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και κλιματική
ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του περιφερειακού
οδικού δικτύου, έξι νομών.
 
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
 
-Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
 
-Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
 
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
 
-Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
-Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
-Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
-Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
 
-την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
-την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
-την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
-και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
 
-Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
 
-Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
 
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
 
-Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
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-Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
 
-Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
 
-Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
 
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
 
·  εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
 
·  ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
 
·  και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
 
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
 
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων. Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών
κονδυλίων, με τη συμμετοχή και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και
Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα.
 
Αυτά είναι:
 
-Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
-Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
-Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
-Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
·  Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
 
·  Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
 
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
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Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών. Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού
τοπίου, για την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων
νέων θέσεων εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Γ. Στουρνάρας: Απαραίτητη η πολιτική συναίνεση για την ευημερία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μιλώντας στο συνέδριο της Capital Link ο διοικητής της ΤτΕ αναφέρθηκε τόσο στα επιτεύγματα
της ελληνικής οικονομίας, όσο και στις προκλήσεις με τις οποίες βρίσκεται αντιμέτωπη.
Στους έξι βασικούς παράγοντες βάσει των οποίων η Ελλάδα από μία οικονομία σε βαθιά κρίση
κατόρθωσε να μετατραπεί σε "success story", τόνισε, μιλώντας στο συνέδριο της Capital
Link για την ελληνική οικονομία στη Νέα Υόρκη, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος,
κ. Γιάννης Στουρνάρας. 
Σημείωσε ότι ο καλός ρυθμός ανάπτυξης θα συνεχιστεί και τα επόμενα έτη, αλλά έσπευσε να
επαναλάβει ότι υπάρχει το «αγκάθι» του υψηλού ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών, καθώς
η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. 
Τόνισε ότι ο ρόλος των επενδύσεων αποτελεί το σημείο - κλειδί για τη μελλοντική πορεία της
οικονομίας, προσθέτοντας ότι δεν θα πρέπει να υπάρξει «πάγωμα» της μεταρρυθμιστικής
προσπάθειας, ενώ ταυτόχρονα αναφέρθηκε και στο δυσανάλογο βάρος που οφείλει να
«σηκώσει» η Ελλάδα στο επίπεδο των αμυντικών δαπανών. 
Επεσήμανε, επίσης, την ανάγκη να υπάρξει συναίνεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων σε
καίρια σημεία που αφορούν την ελληνική οικονομία, καθώς «όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές
θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ
βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην ενίσχυση της ευημερίας».
Προσέθεσε ακόμη ότι η συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα
βασικά στοιχεία:
Πρώτον, τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας
πρωτογενών κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του
ΑΕΠ ετησίως.Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας,
δηλαδή τη διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία
των καταθέσεων.Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών.Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Στην ομιλία του ο διοικητής της ΤτΕ, μεταξύ άλλων υπογράμμισε τα ακόλουθα: «Η ελληνική
οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς. Αυτό
επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική κατηγορία.
Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα συγκρίσιμες με
εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι σημαντικά
υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης.
Τα σοβαρά δημοσιονομικά προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα
αναδιάρθρωσης και ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ
οι τραπεζικές καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του
2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν
δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα χρηματοπιστωτικής
σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας
χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο
και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να
γίνει «success story»;
Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των τριών
προγραμμάτων προσαρμογής.Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του
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ευρώ. Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους. Εξαίρεση (waiver)
των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του Ευρωσυστήματος για όσο
διάστημα  η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην επενδυτική
κατηγορία. Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU
(RRF).Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023. 
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ.  Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.  
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
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μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας. 
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις  στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος
του RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό. 
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη  του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο,
απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την
ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την
περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον
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ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις
και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη
χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση. 
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις. 
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε  ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει  προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται  ότι οποιοσδήποτε
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δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους. Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση
και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων
σχετικά με την προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της
αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της
φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα,  πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της. 
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας. Και, κατά την άποψή μου, θα
ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τουρκία ως
προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις
συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή
και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. 
Όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
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βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ. 
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις. 
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων.
Κατά την άποψή μου, η συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα
βασικά στοιχεία:
Πρώτον, τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας
πρωτογενών κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του
ΑΕΠ ετησίως. Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας,
δηλαδή τη διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία
των καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της».
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Σταϊκούρας: Οι οκτώ προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από Μ ΜΠ
Στις οκτώ προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη
συνδεσιμότητα των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την
ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας
αναφέρθηκε από το βήμα του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα,
με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα
Υόρκη, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας.
Συγκεκριμένα, όπως δήλωσε, πρόκειται για πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών, που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού
τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων
θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ολόκληρη η ομιλία του Χρ. Σταϊκούρα
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
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Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης
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5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
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εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Capital Link Forum: Ενίσχυση των ελληνοαμερικανικών οικονομικών σχέσεων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο “Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade” τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. “Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023”, ανέφερε και τόνισε ότι “η μείωση της ανεργίας
κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά 20
μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της κυβέρνησης”.
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. “Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα”, ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός “κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
“Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία”, ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
“Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού”, σημείωσε.
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. “Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση”, σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
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Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. “Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές” τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως “η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια”.
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. “Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα”, ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το 2028.
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο “Hellenic Leadership Award”
στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα “χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού”.
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της “Paulson &
Co” κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
“Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
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ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας”, ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε “success story”.
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
“Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων”, ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
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διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του “Capital Link Invest in Greece Forum” Nικόλας και Όλγα
Μπορνόζη, “το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε
αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές”.
Στο πλαίσιο του “Capital Link Invest in Greece Forum”, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
“GREEK AMERICAN ISSUER DAY” στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το “Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών” του NYSE-New York Stock Exchange.
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Στουρνάρας: Αναχρονιστική η διάκριση «αριστερά – δεξιά» – Πολιτική συναίνεση για τις
μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και
λαϊκίστικων πολιτικών», είπε ο Γιάννης Στουρνάρας OT.gr Newsroom
Ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, μίλησε σε εκδήλωση της Capital
Link στη Νέα Υόρκη όπου αναφέρθηκε στην πορεία της ελληνικής οικονομίας, τα επιτεύγματα
και τις προκλήσεις που παραμένουν.
Στην ομιλία του με τίτλο «για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», έκανε μια
ανασκόπηση της διαδρομής της Ελλάδας από τα χρόνια της κρίσης έως σήμερα,
χαρακτηρίζοντας «success story» την ελληνική οικονομία.
Μήνυμα Στουρνάρα στις τράπεζες για τις υψηλές προμήθειες – Τι είπε για έκτακτο φόρο
Γιάννης Στουρνάρας: Αναχρονιστική η διάκριση «δεξιά-αριστερά»
Ο κ. Στουρνάρας είπε ότι η ελληνική οικονομία έχει καταστεί διεθνώς ένα «success story»,
χάρη στην επίμονη δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή. Ειδική μνεία έκανε στη
σημασία της παραμονής της χώρας στη ζώνη του ευρώ, παρά τις πιέσεις της κρίσης χρέους,
ενώ ανέλυσε βασικούς παράγοντες που οδήγησαν στην ανάκαμψη: μεταρρυθμίσεις, στήριξη
από την ΕΕ, εφαρμογή ορθολογικών πολιτικών και την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας.
Η ανάπτυξη της οικονομίας το 2024 ξεπερνά τον μέσο όρο της Ευρωζώνης, ενώ η επενδυτική
δραστηριότητα και η αγορά εργασίας παραμένουν ισχυρές. Η βελτίωση του πιστωτικού προφίλ
της χώρας και η ενίσχυση της τραπεζικής σταθερότητας αποτελούν σημαντικά επιτεύγματα,
τόνισε χαρακτηριστικά.
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας επισήμανε το σημαντικό έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών
Συναλλαγών και την υστέρηση στη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα, συγκριτικά με χώρες όπως
η Ιρλανδία και η Πορτογαλία. Υπογράμμισε την ανάγκη επενδύσεων σε πράσινη ενέργεια,
καινοτομία και ανθρώπινο κεφάλαιο για τη μετάβαση σε ένα βιώσιμο οικονομικό μοντέλο.
Για τον Γιάννη Στουρνάρα, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των μεταρρυθμίσεων
περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων.
Παρά τη σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών
αλλαγών δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις, σημειώνει.
Κατά τον ίδιο, η ευρύτερη πολιτική συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την
ιδιοκτησία (ownership) των μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Συνεχίζοντας, σημείωσε πως η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη
από συχνές κρίσεις, πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και
την αυξανόμενη παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις.
Η διάκριση αριστερά-δεξιά, κατέληξε, φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. «Στις σύγχρονες
δημοκρατίες, η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών,
όπως αποτυπώθηκε στην Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την
άνοδο νέων πολιτικών σχηματισμών το 2012», υπογράμμισε.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Στουρνάρας απηύθυνε κάλεσμα για διαρκή δέσμευση για
δημοσιονομική υπευθυνότητα, χρηματοπιστωτική σταθερότητα και ευρωπαϊκή προσήλωση. «Η
Ελλάδα έχει κάνει άλματα, αλλά η πορεία προς ένα ακόμα πιο ανταγωνιστικό και βιώσιμο
οικονομικό μοντέλο απαιτεί συνεργασία, καινοτομία και αποφασιστικότητα», δήλωσε
χαρακτηριστικά.
Διαβάστε εδώ ολόκληρη την ομιλία του Γιάννη Στουρνάρα
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Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ. 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής. 
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031. 
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια. 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές. 
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα. 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά. 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε. 
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Ποιές είναι οι 8 προτεραιότητες του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών για την
ενίσχυση των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
www.ertnews.gr
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών – Στόχος να
ισχυροποιηθεί ο ρόλος της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρήστος Σταϊκούρας
Υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών
Capital Link
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Κλείσιμο
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Διαβάστε περισσότερα στο newmoney.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Απαγγέλθηκαν κατηγορίες στον νεαρό που συνελήφθη για τον φόνο του CEO της United
Healthcare - Πώς τον έπιασαν
Oι 11 Ινδοί κροίσοι που θέλουν να ανοίξουν δουλειές στην Ελλάδα
Ο Άσαντ έπεσε, το αντίστροφο δράμα της Συρίας μόλις ξεκίνησε
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Κοντόπουλος (ΕΧΑΕ): Έτοιμο για τη μετάβαση το ελληνικό Χρηματιστήριο – Ανάγκη για
νέους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο
Capital Link
Για τη διεθνοποίηση της Ελληνικής Κεφαλαιαγοράς συζήτησε μέσω Zoom στο πλαίσιο του
26ου ετήσιου Capital Link Forum, o CEO της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, με τα στελέχη
της Morgan Stanley, κ. Κωνσταντίνο Κωστόπουλο και της Goldman Sachs, κ. Δημήτρη
Κοφίτσα.
Ο κ. Κοντόπουλος αναφέρθηκε στις προοπτικές της οργανωμένης αγοράς, αναφέροντας ότι οι
τάσεις της τελευταίας τετραετίας είναι θετικές, καθώς η συναλλακτική δραστηριότητα έχει
παρουσιάσει διψήφια αύξηση. «Εχουμε εξαιρετικά θεμελιώδη μεγέθη των εισηγμένων
εταιρειών για 3η χρονιά στη σειρά», τόνισε. «Φέτος στο ΧΑ 5 δισ. ευρώ μοιράστηκαν ισομερώς
μεταξύ νέων κεφαλαίων και ιδιωτικών τοποθετήσεων. Τα πράγματα έχουν αρχίσει και κινούνται
θα έλεγα».
Διαβάστε περισσότερα στο newmoney.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Απαγγέλθηκαν κατηγορίες στον νεαρό που συνελήφθη για τον φόνο του CEO της United
Healthcare - Πώς τον έπιασαν
Oι 11 Ινδοί κροίσοι που θέλουν να ανοίξουν δουλειές στην Ελλάδα
Ο Άσαντ έπεσε, το αντίστροφο δράμα της Συρίας μόλις ξεκίνησε
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ

https://www.protothema.gr/economy/article/1573482/kodopoulos-ehae-etoimo-gia-ti-metavasi-to-elliniko-hrimatistirio-anagi-gia-neous-ependutes/


https://primenews.press/

 Publication date: 10/12/2024 10:13

 link

Κυρ. Μητσοτάκης: Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της
Ευρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Capital Link Forum: Ενίσχυση των ελληνοαμερικανικών οικονομικών σχέσεων
Περιεχόμενα
Υποδομές και ΑνάπτυξηΕργασιακό Περιβάλλον και ΕπενδύσειςΕνέργεια και Βιωσιμότητα: Μια
στρατηγική προτεραιότηταΤο Forum Capital Link: Μια γέφυρα μεταξύ Ελλάδας και
ΗΠΑΣημαντικά επιδόματαΠροκλήσεις και μελλοντικοί στόχοιΟ ρόλος των διαρθρωτικών
μεταρρυθμίσεωνΕυρωπαϊκή Προοπτική
Το μήνυμα ότι η Ελλάδα προχωρά με σταθερά βήματα στο μονοπάτι της ανάπτυξης
υπογράμμισε ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του προς το Capital Link
Ιnvest in Greece Forum, που διεξήχθη για ακόμη μία χρονιά στην «καρδιά» της Ν. Υόρκης.
Ο πρωθυπουργός στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της κυβέρνησής του τα τελευταία
έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης όσον
αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας σχεδόν 20% αύξηση από το 2020
έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και
η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά 20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή
εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Παράλληλα, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την
Ελλάδα, υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μία χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
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Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια στρατηγική προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια γέφυρα μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
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Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και μελλοντικοί στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο ρόλος των διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
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εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του «Capital Link Invest in Greece Forum» Nικόλας και Όλγα
Μπορνόζη, «το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε
αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές».
Στο πλαίσιο του «Capital Link Invest in Greece Forum», το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ
προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα
των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του
περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιού
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ
προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα
των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του
περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ

https://newsique.gr/staikouras-i-enischysi-tis-syndesimotitas-ton-metaforon-kai-tis-anthektikotitas-ton-ypodomon-ischyropoiou/


https://www.stereanews.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:10

 Similar Stats ranking (Greece): 20986

 link

Χρ. Σταϊκούρας: Οι οκτώ προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών & Μεταφορών -
STEREA NEWS
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
 
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
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Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
 
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
 
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
 
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
 
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
 
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
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8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Χαλκίδα:
Κατσικογιάννη 18
Τηλ. Κέντρο: 22210 23126, 22210 73652
Fax: 22210 24108
e-mail: info@stereanews.gr
Λαμία:
Ροζάκη Αγγελή 26
Τηλ. Κέντρο: 22310 31554,
22310 23589
e-mail: lamia@stereanews.gr
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Οι 8 προτεραιότητες του Υπ. Υποδομών και Μεταφορών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
 
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
 
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
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Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
 
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
 
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
 
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
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δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
 
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
 
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
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τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
 
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Ν. Κεραμέως: Τα τέσσερα μέτρα της ελληνικής Κυβέρνησης από το 2019 για
εργαζόμενους και επιχειρήσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου. «Αυτό το
πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως. 
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
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γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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ΥΠΕΚΑ Ν. Κεραμέως στο «26ο ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη: Στόχος να
κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Αθήνα, 10 Δεκεμβρίου 2024
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της CapitalLink «InvestinGreece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
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αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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Κεραμέως Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης
10 Δεκεμβρίου 2024
Δελτίο Τύπου
ΥΠΕΚΑ Ν. Κεραμέως στο «26ο ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη: Στόχος να
κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
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στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
Δεν θέλετε να συμπληρώνετε το κείμενο αυτό σε κάθε αναζήτηση σας; Αρκεί απλά να
γραφτείτε δωρεάν στο Forin.gr πατώντας εδώ ή να συνδεθείτε με τον λογαριασμό σας.
Δεν υπάρχουν σχόλια! Πρόσθεσε το σχόλιο σου τώρα!
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Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
Περισσότερα Εδω
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Κυριάκος Μητσοτάκης: Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της
ευρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
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αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια Γέφυρα Μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
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βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά Επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
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Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Πηγή: ΑΠΕ
Ακολουθήστε μας σε Google News, Facebook και Instagram και δείτε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Κυρ. Μητσοτάκης: Η Ελλάδα βρίσκεται στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της
Eυρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από Μ ΜΠ
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα».
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
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Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια Γέφυρα Μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
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βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά Επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
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της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου για τις μεταφορές και τις υποδομές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια προσπάθεια ενίσχυσης
της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, τόνισε ο κ.
Σταϊκούρας
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, τη Δευτέρα, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
Ακολουθήστε το Skai.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
Πηγή: skai.gr
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Οι 8 προτεραιότητες του Υπ. Υποδομών και Μεταφορών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
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Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
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Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Source: tourismtoday.gr
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Capital Link Forum: Ενίσχυση των ελληνοαμερικανικών οικονομικών σχέσεων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη.
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
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Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια Γέφυρα Μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
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βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά Επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα "συστημικά"
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
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της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του «Capital Link Invest in Greece Forum» Nικόλας και Όλγα
Μπορνόζη, «το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε
αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές».
Στο πλαίσιο του «Capital Link Invest in Greece Forum», το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου για τις μεταφορές και τις υποδομές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
38
Η ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια προσπάθεια ενίσχυσης
της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, τόνισε ο κ.
Σταϊκούρας
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, τη Δευτέρα, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Αναλυτικά η ομιλία του κ. Σταϊκούρα:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
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Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
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δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
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Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
Προηγούμενες αναρτήσεις
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Πήγαν στη Νέα Υόρκη και μίλησαν για «φορολογικές μεταρρυθμίσεις και κίνητρα»…
Ποιοί; Ο κ. Πιτσιλής, υπουργοί και κάμποσοι αξιωματούχοι!!!
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η αλήθεια είναι ότι ο Νίκος και η Όλγα Μπορνόζη του Capital Link, προσπαθούν να βοηθήσουν
στην προσέλκυση επενδυτών στην Ελλάδα, αλλά και τις ελληνικές εξαγωγές προς τις
Ηνωμένες Πολιτείες.
Όμως, δεν μπορούν να τα κάνουν όλα μόνοι τους. Φέρνουν κάθε χρόνο στην Αμερική, στο
μεγάλο συνέδριο τους στη Νέα Υόρκη, υπουργούς, αξιωματούχους, τραπεζίτες και
επιχειρηματίες. Προσπαθούν…
Σε μία εποχή που η Τουρκία θέλει να φτάσει τις εξαγωγές της στις ΗΠΑ -με τη νέα κυβέρνηση
του Ντόναλντ Τραμπ- στα 100 δισεκατομμύρια δολάρια, η χώρα μας είναι ζήτημα αν “αγγίζει”
τα 2-3 δισ. Μακάρι να κάνω λάθος και να είστε βέβαιοι ότι θα το διορθώσω.
Από την άλλη πλευρά, είναι ελάχιστοι οι μεγάλοι Ελληνοαμερικανοί επιχειρηματίες που
επένδυσαν στην Ελλάδα. Όσοι προσπάθησαν έφυγαν τρέχοντας και απογοητευμένοι διότι
όπως κατήγγειλαν μερικοί, το ελληνικό κράτος τους κορόϊδεψε, άλλους το διεφθαρμένο
σύστημα τους χαρακτήρισε …”λαθρέμπορους” -υποθέτω επειδή δεν έδωσαν μίζες.
Φέτος εμφανίστηκε και ο επικεφαλής της Τράπεζας της Ελλάδας, Γιάννης Στουρνάρας, που
πέρασε από παντού, (κυβερνητικά πόστα και ζηλευτές θέσεις σε τράπεζες) -τώρα, μου λένε,
πως θέλει να γίνει και Πρόεδρος της Δημοκρατίας, άσχετα αν δημόσια το διαψεύδει. Ρώτησα
πως ήταν η ομιλία του και μου απάντησαν πως μιλούσε ασταμάτητα. Άρα μόνος του τα έλεγε,
μόνος του τα άκουγε…
Σε ένα από τα πάνελ εμφανίστηκε και ο γνωστός μας κ. Γεώργιος Πιτσιλής, ο επικεφαλής της
επίσης γνωστής μας ΑΑΔΕ, που υποτίθετι ότι πολεμά τη διαφθορά. Μίλησε σε ένα πάνελ με
τίτλο: «Επενδύοντας στην Ελλάδα – Φορολογικές μεταρρυθμίσεις και κίνητρα». Ήταν στο ίδιο
πάνελ ήταν επίσης και:
Η κ. Χριστίνα Παπανικολοπούλου, η κ. Μαίρη Ψύλλα, (Γενική Γραμματέας Φορολογικής
Πολιτικής στο Υπουργείο Οικονομίας και Οικονομικών), ο κ. Σπύρος Καμινάρης, Προϊστάμενος
Φορολογίας – ΕΥ Ελλάδος και ο κ. Κώστας Βαμβακάς, της VK PREMIUM Business Growth
Consultants.
Λόγω των δημοσιευμάτων της Hellas Journal για υποθέσεις διαφθοράς στα ελληνικά Τελωνεία
και στο υπουργείο Μεταφορών, η προσοχή των παριστάμενων ομογενών επιχειρηματιών και
επαγγελματικών στελεχών, στράφηκε στον κ. Πιτσιλή. Τι δύναται να πει αυτός ο άνθρωπος,
που θα μπορούσε να είναι ο ήρωας όλης της Ελλάδας και όχι μόνο, αν καταπολεμούσε
πραγματικά τη διαφθορά. Τα λόγια τα παίρνει ο αέρας. Οι πράξεις μετρούν. Και εδώ η
βαθμολογία είναι στο ναδίρ.
Έστειλε ποτέ στον εισαγγελέα έστω και ένα από τα λεγόμενα “μεγάλα ψάρια”; Εννοούμε,
βεβαίως, τους ολιγάρχες και γενικά τους λεγόμενους μεγαλοεπιχειρηματίες; Εντάξει, λέμε και
κανένα ανέκδοτο για να γελάμε. Δεν έχει συλλάβει κανένα. Πιάνουν τους μικρο-διεφθαρμένους
των 5 και των 10 χιλιάδων και αφήνουν ανέγγικτη τη μεγάλη διαφθορά.
Οι αναγνώστες της Hellas Journal γνωρίζουν ότι καταγγείλαμε υπόθεση διαφθοράς, που
επηρέασε αρνητικά καλούς και σοβαρούς ομογενείς μας επειδή δεν συμμορφώθηκαν με τις
υποδείξεις των διεφθαρμένων. Δώσαμε και στοιχεία. Αναγκάστηκαν να ερευνήσουν, αλλά το
έκαναν με τρόπο για να σώζονται οι δικοί τους.
Τελικά, οι εισαγγελείς πείστηκαν από τα δημοσιεύματα της ιστοσελίδας μας και έστειλαν για να
δικαστούν 15 κρατικοί υάλληλοι και πολίτες. Είδατε κάποια ανακοίνωση από την ΑΑΔΕ;
Καμία… Ούτε θα δείτε.
Δόθηκε στη δημοσιότητα το πόρισμα που συνέταξε μετά από πολλές δυσκολίες η Οικονομική
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Επιθεωρήτρια του Αυτοτελούς Τμήματος Α΄ Ελέγχου Ποινικών Αδικημάτων και Πειθαρχικών
Παραπτωμάτων της Διεύθυνσης Εσωτερικών Υποθέσεως της ΑΑΔΕ; Όχι. Ούτε θα το δείτε.
Συνεχίζουν να αρνούνται να μας το παραδώσουν. Επειδή προφανώς βρίσκονται εκει μέσα τα
ονόματα των επίορκων. Κρύβονται πίσω από τους νόμους, οι οποίοι είναι πάντα κομμένοι και
ραμμένοι στα μέτρα των διαφόρων συστημάτων.
Ο κ. Πιτσιλής μίλησε σε ομογενείς και ξένους επχιειρηματίες για …επενδύσεις!!! Διαβάστε
ακόμα μία αποκάλυψη: Η υπηρεσία, στην οποία είναι επικεφαλής, φέρει την ευθύνη για το
γεγονός ότι επενδύσεις που εξαγγέλθηκαν δεν έγιναν ποτέ…
Εμείς δεν θα περιμένουμε την πραγματοποίηση της δίκης για να δημοσιεύσουμε και άλλες
πληροφορίες για το κύκλωμα. Θα συνεχίσουμε από την ιστοσελίδα να ενημερώνουμε τους
αναγνώστες μας.
Αρκετοί αναγνώστες αναρωτήθηκαν γιατί τα υπόλοιπα ελληνικά Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης
δεν ασχολούνται με αυτή την υπόθεση διαφθοράς αλλά και άλλες που πολλοί τις γνωρίζουν
αλλά δεν τολμούν να τις δημοσιοποιήσουν. Διότι στην ΑΑΔΕ υπάγονται υποτίθεται και οι
“αδιάφθοροι” που κυνηγούν τη διαφθορά και τη φοροδιαφυγή. Όποτε θέλουν κατεβαίνουν στα
γραφεία του άλφα και του βήτα ΜΜΕ και απαιτούν τη διεξαγωγή έρευνας. Οι άνθρωποι των
ΜΜΕ θέλουν να έχουν το κεφάλι τους ήσυχο. Και δεν ασχολούνται με τα σοβαρά αυτά
ζητήματα.
Εμείς τέτοιο θέμα δεν έχουμε καθώς είμαστε απόλυτα νόμιμοι και έχουμε ανοικτά τα χαρτιά
μας. Ας έρθουν όποτε θέλουν να μας κτυπήσουν την πόρτα. Θα απογοητευθούν.
Βεβαίως, έχουμε δει ξαφνικά να αποσύρονται κάποιοι διαφημιζόμενοι από την ιστοσελίδα. Θα
επανέλθουμε.
* Ο Μιχάλης Ιγνατίου είναι διαπιστευμένος ανταποκριτής στο Λευκό Οίκο και το Στέιτ
Ντιπάρτμεντ, και συγγραφέας. Είναι ο ιδρυτής της ιστοσελίδας Hellas Journal
ΟΛΑ ΤΑ ΑΡΘΡΑ ΤΟΥ ΜΙΧΑΛΗ ΙΓΝΑΤΙΟΥ ΕΔΩ – ΓΙΑ ΤΑ ΘΕΜΑΤΑ ΑΜΥΝΑΣ ΕΔΩ
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Κυριάκος Μητσοτάκης: Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της
ευρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις
επενδύσεις στις υποδομές στο Capital Link Ιnvest in Greece Forum, που διεξήχθη στη Νέα
Υόρκη.
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
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πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια Γέφυρα Μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
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Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά Επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
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συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Πηγή: ΑΠΕ
 
Ακολουθήστε μας για όλες τις ειδήσεις στο Bing News και το Google News
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Χ. Σταϊκούρας στο Capital Link Forum: «Προτεραιότητες για την ισχυροποίηση του
ρόλου της Ελλάδας»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών παρουσίασε τις πολιτικές του Υπουργείου στην Ν.
Υόρκη
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
«Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το 'Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
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Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών - Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού 'Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά - Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα - Μαύρη Θάλασσα - Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια - Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
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δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά - πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο - προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας - μεταξύ άλλων - Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες - από φυσικές
καταστροφές - περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό - τα τελευταία πέντε χρόνια -
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και

https://www.makthes.gr/ch-staikoyras-sto-capital-link-forum-proteraiotites-gia-tin-ischyropoiisi-toy-roloy-tis-elladas-735128


https://makthes.gr/

 Publication date: 10/12/2024 10:01

 Similar Stats ranking (Greece): 444

 link

Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Σχετικά Άρθρα
Σταϊκούρας: Tέλος του 2025 η επέκταση του Μετρό προς Καλαμαριά - Αναλυτικά το
χρονοδιάγραμμα των εργασιών
 02/12/2024 10:10
Χ. Σταϊκούρας στη Θεσσαλονίκη: «Το Μετρό είναι εδώ. Σήμερα βιώνουμε ιστορικές στιγμές»
 30/11/2024 15:40
Πρόσκληση Κ. Μητσοτάκη σε επενδυτές - Τι είπε στο Capital Link Forum
 10/12/2024 09:19
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
«Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
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Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το 'Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών - Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού 'Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά - Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
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όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα - Μαύρη Θάλασσα - Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια - Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά - πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο - προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας - μεταξύ άλλων - Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες - από φυσικές
καταστροφές - περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
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· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό - τα τελευταία πέντε χρόνια -
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών
ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας, τόνισε ο Χρ. Σταϊκούρας
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος
Σταϊκούρας.
Ο κ. Σταϊκούρας χθες στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη,
κατά την τοποθέτησή του αναφέρθηκε σε 8 προτεραιότητες του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των
υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού
ρόλου της Ελλάδας.
Πρόκειται για :
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Οι 8 προτεραιότητες
Αναλυτικά, ο υπουργός εξήγησε ότι «η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω
προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
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οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
• Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
• Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
• Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
• Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
• την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
• την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
• την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
• και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
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Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
• • εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
• • ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
• • και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
• Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
• Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
• Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
• Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
• • Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης
του Συμβουλίου της Ευρώπης.
• • Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
• • Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό».
«Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής», κατέληξε.
www.bankingnews.gr
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Μητσοτάκης: Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της ευρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Capital Link Forum: Ενίσχυση των ελληνοαμερικανικών οικονομικών σχέσεων
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
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αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια Γέφυρα Μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
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βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά Επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
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Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Πηγή: ΑΠΕ
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου για τις μεταφορές και τις υποδομές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών
ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας»
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
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τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,

https://www.newsbeast.gr/politiki/arthro/11912790/staikouras-oi-8-proteraiotites-tou-ypourgeiou-gia-tis-metafores-kai-tis-ypodomes


https://www.newsbeast.gr/

 Publication date: 10/12/2024 09:59

 Similar Stats ranking (Greece): 30

 link

και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
·και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
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Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση των μεταφορών και των υποδομών ισχυροποιούν τον
γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το 'Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών - Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού 'Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά - Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα - Μαύρη Θάλασσα - Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια - Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά - πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο - προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας - μεταξύ άλλων - Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες - από φυσικές
καταστροφές - περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό - τα τελευταία πέντε χρόνια -
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου για τις μεταφορές και τις υποδομές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια προσπάθεια ενίσχυσης
της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, τόνισε ο κ.
Σταϊκούρας
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, τη Δευτέρα, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το 'Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών - Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού 'Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά - Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα - Μαύρη Θάλασσα - Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια - Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά - πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο - προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας - μεταξύ άλλων - Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες - από φυσικές
καταστροφές - περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό - τα τελευταία πέντε χρόνια -
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
Ακολουθήστε το Skai.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
"26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum", που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο "Έξυπνες Γέφυρες", με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το "3 SEAS", δηλαδή "Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος", καθώς
και "Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος".
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
 
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
·  εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·  ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το "Συνδέοντας την Ευρώπη" (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
·   Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
·  Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
·  Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
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Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
 
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Σταϊκούρας: Μεταφορές και ανθεκτικότητα των υποδομών ισχυροποιούν τον
γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι είπε ο υπουργός Υποδομών στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την
Ελλάδα, με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», στη Νέα Υόρκη
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ. Χρήστος
Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
“Η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια προσπάθεια
ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, με στόχο
να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού
ρόλου της Ελλάδας” είπε ο κος Σταϊκούρας.
Οι προτεραιότητες αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθήστε το financialreport.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών – Στόχος να
ισχυροποιηθεί ο γεωπολιτικός και οικονομικός ρόλος της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κατά την τοποθέτησή του στο Συνέδριο της Capital Link στη Ν.Υόρκη, ο κ. Σταϊκούρας
αναφέρθηκε στις προτεραιότητες που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και την
ανθεκτικότητα των υποδομών
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Χ. Σταϊκούρας: Οκτώ προτεραιότητες για ενίσχυση συνδεσιμότητας μεταφορών και
ανθεκτικότητα υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Υπουργός παρουσίασε το πλάνο του ΥΠΟΜΕ στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital
Link για την Ελλάδα στη Νέα Υόρκη
Τις οκτώ προτεραιότητες και πολιτικές του ΥΠΟΜΕ που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των
μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του
περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας, παρουσίασε ο Χρήστος
Σταϊκούρας στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Συγκεκριμένα:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε έναν χρόνο από
τώρα.
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Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική είσπραξη
των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για την εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
 Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
·       εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·       ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
·       και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
 Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
·       Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης
του Συμβουλίου της Ευρώπης.
·       Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
·       Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για

https://www.thestival.gr/eidiseis/politiki/staikoyras-i-enischysi-tis-syndesimot/


http://www.thestival.gr/

 Publication date: 10/12/2024 09:51

 Similar Stats ranking (Greece): 190

 https://www.thestival.gr/eidiseis/politiki/staikoyras-i-enischysi-tis-syndesimot/

την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Μητσοτάκης: Η Ελλάδα βρίσκεται στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της Eυρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum.
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς».
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Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τίτλο “UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.”
Ακολούθησαν η κεντρική ομιλία με τίτλο “THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF
GROWTH” του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου και η
κεντρική ομιλία με τίτλο “BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM”
της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.
Χρ. Σταϊκούρας: Η οικονομία αναβαθμίζεται και δυναμώνει
Από την πλευρά του ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη
κεντρική του ομιλία τόνισε: “Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες
θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που
εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών
κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
πηγή:insider.gr
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Μητσοτάκης: Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της ευρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
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σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι

https://www.timesnews.gr/mitsotakis-i-ellada-einai-simera-mia-apo-tis-koryfaies-oikonomies-tis-eyrozonis/


https://www.timesnews.gr/

 Publication date: 10/12/2024 09:47

 Similar Stats ranking (Greece): 18445

 link

ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά Επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η

https://www.timesnews.gr/mitsotakis-i-ellada-einai-simera-mia-apo-tis-koryfaies-oikonomies-tis-eyrozonis/


https://www.timesnews.gr/

 Publication date: 10/12/2024 09:47

 Similar Stats ranking (Greece): 18445

 link

αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Πηγή: ΑΠΕ
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Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της
Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής παρουσίασε ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών – Στόχος να
ισχυροποιηθεί ο γεωπολιτικός και οικονομικός ρόλος της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κατά την τοποθέτησή του στο Συνέδριο της Capital Link στη Ν.Υόρκη, ο κ. Σταϊκούρας
αναφέρθηκε στις προτεραιότητες που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και την
ανθεκτικότητα των υποδομών
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα:
«Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
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αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
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την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
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Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών. Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού
τοπίου, για την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων
νέων θέσεων εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Διαβάστε ακόμη
Με την «πλάτη στον τοίχο» η Συρία μετά από 50 χρόνια καθεστώτος Άσαντ
Παρασκευή και 13 η Ελλάδα αποπληρώνει 8 δισ. δάνεια του πρώτου μνημονίου
Με 201 διαμερίσματα οι 4 νέοι οικιστικοί πύργοι από την Aura Residential του ομίλου Λάτση
στο Ελληνικό (pics)
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Σταϊκούρας, συνέδριο Capital Link: Οι 8 προτεραιότητες για την ενίσχυση των
μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κατά την τοποθέτησή του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link τόνισε πως στόχος
την ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
NewsRoom Ο κ. Σταϊκούρας στο βήμα του συνεδρίου (Πηγή φωτό ΑΠΕ) Προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την ώθηση για τη
διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης
ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της
κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, στη Νέα Υόρκη ο υπουργός Υποδομών και
Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας.
Κατά την τοποθέτησή του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με
τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα
Υόρκη, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των
υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού
ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Αναλυτικά, η ομιλία του του υπουργού:
Πρόκειται για την ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
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Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
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την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
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· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Διαβάστε επίσης:
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Capital Link Forum: Ενίσχυση των ελληνοαμερικανικών οικονομικών σχέσεων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Η JP Morgan, η Νέα Υόρκη και η Εθνική, άμεσα οι συνέργειες για HELLENIQ ENERGY
και Eurobank
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Μόνο ο δείκτης στην αγορά του Παρισιού, άντε και της Βιέννης ήταν πάνω από το ΧΑ χθες.
Καμία άλλη αξιομνημόνευτη αγορά δεν ήταν πάνω από το ΧΑ που είναι βαθιά υποτιμημένο,
περισσότερο από ποτέ, μετά και τις πωλήσεις αμερικανικών βραχυπρόθεσμων κεφαλαίων τα
οποία πούλησαν και επαναπατρίστηκαν.
Με θετική έκθεση για τις ελληνικές τράπεζες εμφανίστηκε η JP Morgan και με σύσταση για
αυξημένο βάρος overweight στα χαρτοφυλάκια, αναβάθμισε τις τιμές μετοχών των τραπεζών.
Οι νέες τιμές στόχοι είναι:
Ο οίκος θέτει σε γενικές γραμμές ως εικόνα, τις υψηλότερες τιμές για τις ελληνικές μετοχές και
ειδικά για τις τράπεζες κι έχει μια αισιόδοξη ματιά απέναντι στην ελληνική οικονομία και στο ΧΑ.
Και πρέπει να πούμε ότι αυτό συμβαίνει εδώ και χρόνια και ο οίκος έχει δικαιωθεί σε αντίθεση
με τους απαισιόδοξους και πιο επιφυλακτικούς…
Να πούμε επίσης ότι η έκθεση ήρθε ταυτόχρονα με τις εκδηλώσεις της Νέας Υόρκης και του
Capital Link. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του μεταξύ άλλων είπε: «Η Ελλάδα
είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του
κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023».
Και σε άλλο σημείο δήλωσε: «Η μείωση της ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η
εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά 20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή
εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της κυβέρνησης».
Στο μεταξύ το ΧΑ γκάζωνε και βρισκόταν πάνω από τις αντιστάσεις που δεν τολμούσε ούτε να
κοιτάξει εδώ και περίπου τρεις μήνες.
Η Εθνική είναι πλέον πάνω από την τιμή του τελευταίου placement στα 7,55 ευρώ. Με άνοδο
3,83% και κλείσιμο στα 7,74 ευρώ και συναλλαγές άνω των 42 εκατ. ευρώ. όταν άνοιξε φτερά η
Εθνική στο δεύτερο μέρος της συνεδρίασης όλο το ΧΑ σηκώθηκε.
Η Eurobank με τη γρήγορη απόκτηση του 100% της Ελληνικής Τράπεζας στην Κύπρο, απλά
φέρνει ταχύτερα τις συνέργειες από την απόκτηση της τράπεζας. Και όλες οι θετικές συνέπειες,
όχι απλώς από την εξαγορά αλλά από την υλοποίηση του πλάνου θα φανούν πολύ γρήγορα
και το σχέδιο θα δουλέψει γρήγορα, και χωρίς προβλήματα. Η διοίκηση κεντάει…
Λέμε για την Εθνική, αλλά επίσης και η Πειραιώς εκεί είναι μία ανάσα από την τιμή του
placement. Πήρε ακόμα υψηλότερη τιμή από την JP Morgan.
Δύο στα δύο για τη HELLENIQ ENERGY. Και τα δύο deals που ανέμενε η αγορά ήρθαν και η
μέτρα χθες ήταν σπουδαία για την εταιρία. Η μετοχή παρεπιπτόντως παραμένει υποτιμημένη
και χτυπημένη μετά τον έκτακτο φόρο και τις πωλήσεις των επενδυτών.
Η απόκτηση του 50% της Elpedison είναι σπουδαίο νέο και το τίμημα έχει ταβάνι τα 195 εκατ.
ευρώ, δηλαδή 164 εκατ. συν 31 εκατ. ευρώ το πολύ και υπό όρους και προϋποθέσεις. Τι
σημαίνει Elpedison;  Σημαίνει με στοιχεία Νοεμβρίου, το 5,81% της αγοράς ηλεκτρικής
ενέργειας στη χώρα με αυξημένη κατανάλωση κατά 30% φέτος. Και σημαίνει και συνέργειες με
την HELLENIQ ENERGY, να έχει άμεση γνώση και έλεγχο στην εταιρία. Δεν θα υπάρξει καν
μετάβαση εδώ.
Στην Attica Bank η συμμετοχή της Thrivest διαμορφώθηκε στο 57,46%, του ΤΧΣ στο 34,77%
και του ΕΦΚΑ στο 1,59% στις 4 Δεκεμβρίου. Αλλά αυτά τα ποστά θα αλλάξουν ελαφρώς
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καθώς το ποσοστό του ΕΦΚΑ, θα αυξηθεί πάνω από το 3%.
Στη ΔΕΗ το ποσοστό ιδίων μετοχών διαμορφώθηκε στο 8,10% στις 4 Δεκεμβρίου.
Τέλος στην Ευρώπη Holding η συμμετοχή της Intracom ανήλθε στο 66,364% και της Green
Hydepark διαμορφώθηκε στο 8,49% στις 2 Δεκεμβρίου.
Η Q&R, εξακολουθεί να εντυπωσιάζει στο ταμπλό, με κλείσιμο στο 1,208 ευρώ  Σ’ Τα υψηλά
του έτους είναι στα 1,468 ευρώ, από τον Απρίλιο.
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
Σύνταξη: [email protected] 
Διαφημίσεις: [email protected]
Ταυτότητα
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Σταϊκούρας: Οι οκτώ προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών .
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το 'Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών - Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού 'Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά - Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα - Μαύρη Θάλασσα - Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια - Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά - πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο - προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας - μεταξύ άλλων - Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες - από φυσικές
καταστροφές - περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό - τα τελευταία πέντε χρόνια -
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Σταϊκούρας: Οκτώ προτεραιότητες για ενίσχυση συνδεσιμότητας μεταφορών και
ανθεκτικότητα υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, Δευτέρα (9/12), ο Υπουργός Υποδομών και
Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την
Ελλάδα, με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται
στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Αναλυτικά η ομιλία του κ. Σταϊκούρα: 
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
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Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
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Αυτά είναι:
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Χρ. Σταϊκούρας: Οι οκτώ προτεραιότητες που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των
μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στόχος η ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας
ΓΙΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ/EUROKINISSI
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
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τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.

https://debater.gr/politiki/chr-staikouras-i-okto-protereotites-pou-enischioun-ti-sindesimotita-ton-metaforon-ke-tin-anthektikotita-ton-ipodomon/


https://www.reporter.gr/

 Publication date: 10/12/2024 09:30

 Similar Stats ranking (Greece): 1848

 link

Κεραμέως: Συνολική μείωση 5,9% στις ασφαλιστικές εισφορές μέχρι το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
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Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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Χρ. Σταϊκούρας: Ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού
ρόλου της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στις οκτώ προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη
συνδεσιμότητα των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την
ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας
αναφέρθηκε από το βήμα του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα,
με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα
Υόρκη, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας.
Συγκεκριμένα, όπως δήλωσε, πρόκειται για πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών, που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού
τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων
θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ολόκληρη η ομιλία του Χρ. Σταϊκούρα
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
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Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης
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5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
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εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Χ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
“26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum”, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο “Έξυπνες Γέφυρες”, με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το “3 SEAS”, δηλαδή “Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος”, καθώς
και “Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος”.
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το “Συνδέοντας την Ευρώπη” (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.

https://piestirio.gr/2024/12/10/ch-staikoyras-i-enischysi-tis-syndesimotitas-ton-metaforon-kai-tis-anthektikotitas-ton-ypodomon-ischyropoioyn-ton-geopolitiko-rolo-tis-elladas/


https://fonografos.net/

 Publication date: 10/12/2024 09:22

 Similar Stats ranking (Greece): 10443

 link

Χρ. Σταϊκούρας από Νέα Υόρκη: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και
της ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο
της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, 9/12/2024, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
 
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
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Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
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εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
·       εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·       ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
·       και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
·       Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης
του Συμβουλίου της Ευρώπης.
·       Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
·       Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν το ρόλο της Ελλάδας 1 η Προτεραιότητα:
Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη
συνδεσιμότητα των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών της χώρας παρουσίασε,
ο αρμόδιος υπουργός Χρήστος Σταϊκούρας, στο «26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Το περιεχόμενο της ομιλίας του κ. Σταϊκούρα
Η ομιλία του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστου Σταϊκούρα, στο “26ο Annual
Capital Link Forum” έχει ως εξής:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.Η Οργανωτική
Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο φορέα, που
αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή της
Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο
Οκτώβριο, για την προετοιμασία της Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς
Επενδυτικού Προγράμματος.Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους
σιδηροδρομικούς διαδρόμους, όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη
Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,την αναβάθμιση της
σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το
λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο,και την αναβάθμιση του προαστιακού
σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του
στόλου των αστικών λεωφορείων
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ

https://www.metaforespress.gr/autokinitodromoi/%cf%87%cf%81-%cf%83%cf%84%ce%b1%cf%8a%ce%ba%ce%bf%cf%8d%cf%81%ce%b1%cf%82-%ce%b7-%ce%b5%ce%bd%ce%af%cf%83%cf%87%cf%85%cf%83%ce%b7-%cf%84%ce%b7%cf%82-%cf%83%cf%85%ce%bd%ce%b4%ce%b5%cf%83%ce%b9%ce%bc/


https://www.metaforespress.gr/

 Publication date: 10/12/2024 09:21

 Similar Stats ranking (Greece): 4487

 link

αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά -πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο- προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας -μεταξύ άλλων- Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
-εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
-ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
-και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Σε στενή συνεργασία με το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου. Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω
της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.Το
Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά
για την αναδιάρθρωση και τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
-Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
-Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό -τα τελευταία πέντε χρόνια- τραπεζικό
τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
-Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Ακολουθήστε μας στο επίσημο κανάλι του «m» στο Youtube
Ακολουθήστε μας στο επίσημο κανάλι του «m» στο Linkedin
Tags:ΣΒΑΚΑΣΤΙΚΑ ΛΕΩΦΟΡΕΙΑΛΕΩΦΟΡΕΙΑΕΛΛΗΝΙΚΟΣ
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ΣΙΔΗΡΟΔΡΟΜΟΣΗΛΕΚΤΡΟΚΙΝΗΣΗΟΔΙΚΗ ΑΣΦΑΛΕΙΑΚΟΚΒΟΑΚΠΑΤΡΑ
ΠΥΡΓΟΣΕ65ΜΕΤΡΟ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣFLY OVER ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΑΕΡΟΔΡΟΜΙΟ
ΚΑΣΤΕΛΙΟΥΕΞΥΠΝΕΣ ΓΕΦΥΡΕΣΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ
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Χρ. Σταϊκούρας: Οι οκτώ προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Στο επίκεντρο βρίσκεται η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και η ανθεκτικότητα
των υποδομών
Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε τις προτεραιότητες
και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την ώθηση για τη
διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης
ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της
κοινωνικής συνοχής, κατά το ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με
τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα
Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
Σύνταξη: [email protected] 
Διαφημίσεις: [email protected]
Ταυτότητα
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Capital Link Forum με το βλέμμα στην ενίσχυση των ελληνοαμερικανικών οικονομικών
σχέσεων* Το μήνυμα του πρωθυπουργού για την ανεργία και το ΑΕΠ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας.
Το φόρουμε αποτέλεσε το ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας
ως επενδυτικού κέντρου, με εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις
δυνατότητες και το μέλλον της χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου.
Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως πλατφόρμα
διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
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τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
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πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
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αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του «Capital Link Invest in Greece Forum» Nικόλας και Όλγα
Μπορνόζη, «το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε
αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές».
Στο πλαίσιο του «Capital Link Invest in Greece Forum», το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
Με πληροφορίες από ΑΠΕ-ΜΠΕ, της ανταποκρίτριας Γαραντζιώτη Γ.
Νέα Υόρκη, ΗΠΑ
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ)> Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
- Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
– Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
– Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
– Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
– Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας.
Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την
στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά
έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία
Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο
Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες
ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές.
Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη
agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον
δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα
λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή
της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το
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στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Capital Link Forum: Ενίσχυση των ελληνοαμερικανικών οικονομικών σχέσεων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο "Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade" τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. "Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023", ανέφερε και τόνισε ότι "η μείωση της ανεργίας
κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά 20
μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της κυβέρνησης".
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. "Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα", ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός "κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
"Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία", ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
"Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού", σημείωσε.
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. "Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση", σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
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Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. "Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές" τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως "η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια".
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. "Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα", ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το 2028.
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο "Hellenic Leadership
Award" στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα "χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού".
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της "Paulson &
Co" κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
"Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
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ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας", ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε "success story".
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
"Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα "συστημικά"
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων", ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
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διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του "Capital Link Invest in Greece Forum" Nικόλας και Όλγα
Μπορνόζη, "το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε
αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές".
Στο πλαίσιο του "Capital Link Invest in Greece Forum", το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
"GREEK AMERICAN ISSUER DAY" στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το "Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών" του NYSE-New York Stock Exchange.
ΔΙΕΘΝΗ OΙΚΟΝΟΜΙΚΑ ΝΕΑ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Το κυβερνητικό «στοίχημα» της αναβάθμισης του Χ.Α, το παρασκήνιο της παραίτησης
Πατέλη, η ελληνική…εξαίρεση της JP Morgan, υψηλά ο πήχης από G.S και John
Paulson
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μητσοτάκης -Χ.Α: Η αναβάθμιση της ελληνικής χρηματιστηριακής αγοράς από τις αναδυόμενες
στις ώριμες αγορές, είναι ένα σημαντικό στοιχείο του νέου ελληνικού story, όπως διαφαίνεται
και από το χθεσινό μήνυμα του Πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη στο 26ο Capital Link
Forum που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Σε γραπτό του μήνυμα ο πρωθυπουργός χαρακτηρίζει νέο ορόσημο για την Ελλάδα η
αναβάθμιση του Χ.Α. σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς.
«Όταν μίλησα σε αυτό το συνέδριο για πρώτη φορά το 2019, περιέγραψα το όραμα της
κυβέρνησής μου και απηύθυνα πρόσκληση να συμμετάσχετε μαζί μας και να μοιραστείτε την
επιτυχία αυτού του ταξιδιού. Από τότε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία υπεραποδίδουν
σταθερά.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από το να τελειώσει. Σας καλώ να μείνετε
μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τα οφέλη ενός έθνους
που βρίσκεται σε ανοδική πορεία.»
Πατέλης: Το ενδεχόμενο παραίτησης του διευθυντή του οικονομικού γραφείου του
πρωθυπουργού. Α. Πατέλη ακουγόταν εδώ και μήνες.
Ο κ. Α. Πατέλης μετά τις ευρωεκλογές συγκέντρωσε τα πυρά, όχι του Μαξίμου, αλλά μέρους
της κοινοβουλευτικής ομάδος, καθώς θεωρήθηκε από τους βασικούς εμπνευστές της
νομοθετικής ρύθμισης για το γάμο των ομόφυλων, που είχε επίπτωση στα ποσοστά της Ν.Δ.
Την παραίτησή του ανακοίνωσε χθε μέσα από τον λογαριασμό του στο Facebook ο Αλέξης
Πατέλης.
Όπως αναφέρει ανέλαβε σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία ήταν σε κακή κατάσταση.
Πλέον, η ελληνική οικονομία είναι σε άλλο επίπεδο, κάτι που και ο ίδιος περιγράφει στην
ανάρτησή του και θεωρεί ότι έκανε τον κύκλο του στην συγκεκριμένη θέση.  «Η πατρίδα μας
έχει τεράστιες δυνατότητες, και υπό την ηγεσία του Κυριάκου Μητσοτάκη η χώρα προχωρά με
σταθερά βήματα προς ένα καλύτερο μέλλον για όλους», καταλήγει στην ανάρτησή του.
JP Morgan: Μία ακόμη θετική έκθεση για την ελληνική οικονομία και αγορά.  H μεγάλη
αμερικανική επενδυτική τράπεζα η JP Morgan συνιστά να αποφύγουν οι επενδυτές τις αγορές
της Ευρωζώνης, θεωρώντας συνολικά ότι η σχετική αδυναμία της Ευρωζώνης λόγω της
αυξημένης πολιτικής αβεβαιότητας και της ήπιας δραστηριότητας θα μπορούσε να προσφέρει
αγοραστικές ευκαιρίες σε πολύ χαμηλότερα επίπεδα.
Εξαίρεση αποτελεί η Ελλάδα, την οποία θεωρεί ως μια ελκυστική επενδυτική επιλογή εντός της
Ευρωζώνης, παρά τις προκλήσεις που αντιμετωπίζει η ευρύτερη περιοχή.
Για την Ελλάδα όμως, παραμένει overweight, λόγω της αναμενόμενης μεγάλης αύξησης των
μερισμάτων και των αποδόσεων, μεγαλύτερων του 10%, καθώς οι ισολογισμοί των τραπεζών
φαίνονται ισχυροί.
Goldman Sachs: «Η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Διατηρεί άθικτες
τις δυνατότητες ανάπτυξης μέχρι το επόμενο έτος», υποστήριξε ο αναλυτής της αμερικανικής
τράπεζας Goldman Sachs,  Φίλιππο Ταντέι , στο συνέδριο της Capital Link στην Νέα Υόρκη.
Αναφορικά με το επόμενο έτος, υποστήριξε ότι οι προοπτικές για το για την Ευρώπη θα
δεχθούν πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ και κάποια αύξηση του πραγματικού
διαθέσιμου εισοδήματος θα κρατήσει την Ευρωζώνη μακριά από την ύφεση παρέχοντας,
σύμφωνα με τις προσδοκίες της τράπεζες , αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,8% το επόμενο έτος.
John Paulson: Μέσα στην κρίση, υπήρξαν οι τολμηροί που είδαν ευκαιρίες στην ελληνική
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χρηματιστηριακή αγορά. Πρώτος και καλύτερος ο μεγαλοεπενδυτής John Paulson, ο οποίος το
2013 άρχισε να επενδύει σε ελληνικές τράπεζες, προεξοφλώντας ότι αργά ή γρήγορα η
Ελλάδα θα γύριζε σελίδα.
Μιλώντας στο «Βήμα» εμφανίστηκε ιδιαίτερα αισιόδοξος για την Ελλάδα ο John Paulson ,
υποστηρίζοντας ότι όσο οι αναπτυξιακές πολιτικές της κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη
συνεχίζονται, η πορεία της οικονομίας θα έχει πολύ ευνοϊκό μέλλον.
Η ελληνική οικονομία είναι από τις ταχύτερα αναπτυσσόμενες στην Ευρώπη και το ποσοστό
ανεργίας είναι κάτω από 10%, ενώ ο ελληνικός τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε εξαιρετικά
στέρεες βάσεις.
Χρηματιστήριο: Άνοδος 0,58%, στα 144,62 εκατ. ευρώ ο τζίρος, στη χθεσινή συνεδρίαση, με
την αγορά να υπερβαίνει τα επίπεδα των 1.460 μονάδων.
Η αγορά συμπλήρωσε έξι ανοδικές συνεδριάσεις, στη διάρκεια των οποίων ο βασικός
χρηματιστηριακός δείκτης καταγράφει συνολικά κέρδη 5,13%.Κατοχυρώθηκε το 1460 του
ΓΔΧΑ, γεγονός που μπορεί να δώσει συνέχιση της κίνησης στο 1468 σε πρώτη φάση και στο
1500 σε δεύτερη. Το 1451 - 1447 η στήριξη.
Πωλητές ήταν οι ξένοι επενδυτές το Νοέμβριο και πραγματοποίησαν εκροές ύψους 467,76
εκατ., σε αντίθεση με τους Ημεδαπούς. Τον Οκτώβριο, λόγω του placement για το 10% της
ΕΤΕ, της Α.Μ.Κ. της Cenergy, οι Αλλοδαποί πραγματοποίησαν εισροές 416,56 εκατ.
Τράπεζες: Παραμένει overweight στις μετοχές των τεσσάρων συστημικών τραπεζών η JP
Morgan.
Οι νέες τιμές στόχοι είναι για την Alpha Bank τα 2,5 ευρώ, για τη Eurobank τα 3,2 ευρώ, για την
Πειραιώς  τα 6,2 ευρώ και για την Εθνική τα 9,8 ευρώ. Η JP Morgan τονίζει ότι οι ελληνικές
τράπεζες προσφέρουν ελκυστικές μερισματικές αποδόσεις, με κάθε μία από τις μεγάλες
τράπεζες να αναμένεται να προσφέρει τουλάχιστον 8% μέρισμα βάσει των προβλέψεων για το
2025. Η Τράπεζα Πειραιώς ξεχωρίζει ως η φθηνότερη μεταξύ των τεσσάρων μεγάλων
ελληνικών τραπεζών και περιλαμβάνεται στις δέκα κορυφαίες επιλογές της JP Morgan.
HELLENiQ ENERGY: Συμφωνία για την εξαγορά του 50% της Elpedison έκλεισε η HelleniQ
Energy, με το τίμημα να ανέρχεται περίπου στα 164 εκατ. ευρώ. Σημειώνεται ότι η εταιρεία
κατείχε ήδη το 50% του μετοχικού κεφαλαίου της Elpedison B.V και κατά συνέπεια μετά την εν
λόγω μεταβίβαση η Elpedison B.V. και η εξ’ ολοκλήρου θυγατρική της, ELPEDISON,
καθίστανται 100% ελεγχόμενες εταιρείες. Σημειώνεται ότι η συμφωνία αναμένεται να
ολοκληρωθεί εντός του α’ εξαμήνου του 2025.
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Σταϊκούρας: Συνδεσιμότητα μεταφορών και ανθεκτικότητας υποδομών ισχυροποιούν
τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NEWSROOM IEFIMERIDA.GR
10/12/2024  08:49
Την ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών που
ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας, επισημαίνει ο Υπουργός
Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας.
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της

https://www.iefimerida.gr/oikonomia/staikoyras-enishysi-syndesimotitas-ton-metaforon


https://www.iefimerida.gr/

 Publication date: 10/12/2024 09:02

 Similar Stats ranking (Greece): 15

 link

Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.Η Οργανωτική
Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο φορέα, που
αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή της
Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο
Οκτώβριο, για την προετοιμασία της Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς
Επενδυτικού Προγράμματος.Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους
σιδηροδρομικούς διαδρόμους, όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη
Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,την αναβάθμιση της
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σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το
λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο,και την αναβάθμιση του προαστιακού
σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
·       εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·       ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
·       και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου. Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω
της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.Το
Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά
για την αναδιάρθρωση και τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
·       Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης
του Συμβουλίου της Ευρώπης.
·       Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
·       Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Ακολουθεί η ομιλία του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών στα Αγγλικά:
I would like to thank Mr. and Ms. Bornozis for giving me the chance to make the Keynote
Address at the 26th Annual Capital Link Forum.
A unique, prestigious event, that takes place at a time that the Greek economy is being
upgraded, becomes stronger and shows remarkable resilience.
This is an achievement primarily due to the long-lasting sacrifices of the Greek society,
combined with the prudent fiscal policy implemented over the last five years, the successful
management of consecutive external crises, as well as the political stability.
However, despite the positive outlook and the promising prospects of the Greek economy, we
should remain cautious and proactive on our decisions, as the wider environment shows signs
of instability and uncertainty.
In this context, the political leadership of the Ministry of Infrastructure and Transport has
embarked on an effort to enhance connectivity in transport and resilience in infrastructure,
aiming ultimately to contribute to levering Greece’s regional, geopolitical and economic role.
Our strategy is based on priorities:
1st Priority: Implementing many large-scale projects throughout the country.
In 2024, we completed, with the valuable contribution of the private sector, and handed over to
traffic the road connection from Aktio to Amvrakia, the main road axis in Lesbos, and a
significant section of the Central Greece highway, E-65.
Moreover, the new Attica Highway Concession Agreement was signed and the highway
continues to operate, uninterruptedly, under the new Concessionaire.
And, finally, the Thessaloniki Metro, the most emblematic urban project over the last decade,
has been put into operation.
Thessaloniki is getting stronger, is becoming more attractive, is boosting its self-confidence.
Moving forward, the expansion to Kalamaria will be completed in a year from now.
The Patra – Pyrgos highway will be completed also in 2025.
The construction of Thessaloniki Flyover is carried out at a rapid pace.
The contract for the road axis from Ioannina to Kakavia will be signed next week.
The new Kastelli Airport completion ratio is 40%.
And the construction of the Cretan Northern Highway is advancing.
Indeed, works have started, studies are carried out, expropriation procedures are progressing,
and the Contract Documents for the main subproject Chania – Irakleio will be finalized over the
next 50 days.
2nd Priority: Implementing major flood-prevention and irrigation projects.
Indeed, in 2024, we signed contracts or we announced tenders for dams and flood-prevention
projects in Messinia, Aitoloakarnania, Lesvo, Rethymno and Attica.
Moreover, we signed contracts and we completed irrigation projects in Argolida, Imathia,
Fthiotida, Chalkidiki, Serres, Kastoria, Larisa, Trikala, Magnisia and Korinthia.
3rd Priority: Maintaining existing infrastructure projects.
Through the Technical Chamber of Greece, the "Smart Bridges" project is implemented, with
the aim of upgrading road bridges in all regions, as well as 100 railway bridges, with innovative
methods and modern tools.
At the same time, over the following couple of days, we move forward with the restoration of
the damage to the road network affected by storm Daniel, ensuring functionality, safety and
climate resilience, with interventions of at least 200 locations on 2,100 km of the regional road
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network, in 6 prefectures.
4th Priority: Reforming the Greek railway.
Railway which has long-lasting accumulated deficiencies and inconsistencies.
To address them, systematic, persistent and long-term effort is required.
We are moving in the right direction.
·       An Action Plan on Railway Safety and Interoperability, agreed with the European
Commission, has started being implemented.
·       The Organisational Reform of the Railway Sector, with a new, single, modern public
entity, fully assuming the role, obligations and responsibilities of the Railway Infrastructure
Manager, is on public consultation, and the law enactment is expected by the end of the year.
·       A contract was signed with EIB, last October, for the preparation of the Railway Strategy
and the Multiannual Investment Program.
·       Finally, we are launching Greece's participation in the new railway Corridors, such as the
“3 Seas”, namely the "Baltic Sea - Black Sea - Aegean Sea", as well as the “Western Balkans -
Eastern Mediterranean”.
Towards that direction, we have absorbed, for the first time over the last decades, 1.5 bn
euros, for:
·       the restoration of the railway network of Central Greece,
·       the upgrade of the railway line in Macedonia,
·       the construction of a new single line connecting the port of Kavala with the rail network,
·       and the upgrade of the sub-urban railway of West Attica and West Thessaloniki.
5th Priority: Renewing the public bus fleet.
Already, 270 new vehicles, mainly electric buses, are circulating in Athens, expecting a total
number of 950 by July 2025.
Additionally, a new tender for the supply of more anti-pollution technology buses has been
launched.
6th Priority: Promoting electro-mobility.
4 relevant – more flexible over the last year – programs are in progress, with significant
subsidies for individuals and companies.
Already, the total subsidy for the purchase of 19,000 vehicles over the last 2 years amounts to
52 mn euros.
At the same time, the publicly available charging points, from 73 in 2019, are now rising to
6,700.
Moreover, the Ministry places particular emphasis on the sustainable planning of transportation
systems, by introducing – among others – Sustainable Urban Mobility Plans, as the main
planning tool for municipalities and regional authorities.
7th Priority: Enhancing the road safety nationwide.
Among other initiatives:
·       we are modernizing the sanctions framework of the Road Traffic Code,
·       we established the National Road Safety Observatory,
·       and we are launching digital recording of violations and the effective collection of fines.
8th Priority: Allocating funds for the implementation of all the above projects.
In close coordination with the Ministry of National Economy and Finance, relevant initiatives
are underway to identify and secure funding sources and financial instruments.
This involves leveraging national and European funds, with the involvement and contribution of
the private sector, through concessions and Public-Private Partnerships.
These are:
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·       The funds coming from both the national and co-financed leg of the new programming
period.
·       The Recovery and Resilience Fund, through the existing allocation of funds and the
redistribution of available sources.
·       The EU Solidarity Fund, for the restoration of damages in the affected – from natural
disasters – areas.
·       The "Connecting Europe Facility", specifically for the restructuring and modernization of
the railway network.
·       Lending from the European Investment Bank and the Council of Europe Development
Bank.
·       Funding from a much healthier and more stable – over the last five years – banking
sector, both on the asset and liability side of its balance sheet.
·       And, of course, leveraging the fiscal space, steadily created over the last five years, in the
State Budget.
I shared with you some priorities and policies of the Ministry of Infrastructure and Transport.
These provide the impetus to form a more resilient economic landscape, to achieve high and
sustainable growth, to create more new jobs and to enhance social cohesion. 
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Σταϊκούρας στην Capital Link: Οι 8 προτεραιότητες του Υπουργείου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών.
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
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τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
- Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
- Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
- Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
- Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,την αναβάθμιση της
σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το
λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο,και την αναβάθμιση του προαστιακού
σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
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5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·μ ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
- Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
- Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
- Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
- Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
·Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
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εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Σταϊκούρας στο Capital Link: Οι 8 προτεραιότητες του Υπουργείου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών παρουσίασε ο
Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ. Χρήστος Σταϊκούρας, στην παρέμβασή του στο
ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th Annual Capital
Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη
Ειδικότερα, ο κ. Σταϊκούρας παρουσίασε οκτώ προτεραιότητες, που παρέχουν την ώθηση για
τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης
ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της
κοινωνικής συνοχής.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
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Χ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
“26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum”, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
"
"
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
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Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο “Έξυπνες Γέφυρες”, με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το “3 SEAS”, δηλαδή “Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος”, καθώς
και “Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος”.
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
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δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το “Συνδέοντας την Ευρώπη” (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
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Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Μεγάλου (Πειραιώς): Διάθεση 40 δισ. ευρώ στην οικονομία έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Aνέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία, αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής
νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών.
Ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in
Greece» Forum στη Νέα Υόρκη, ήταν ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς. Στην
ομιλία του με τίτλο «The Greek Banking Sector As A Pillar Of Growth» ανέδειξε τον
καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας, ενώ
παράλληλα ο Χρήστος Μεγάλου δεσμεύθηκε ότι η τράπεζά του θα συνεισφέρει 40 δισ. ευρώ
στην ελληνική οικονομία έως το 2027.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των 7-8 δισ. ευρώ, με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από 2,5 δισ. ευρώ σε
τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο διευθύνων σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση 11 δισ. ευρώ, στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει 32 δισ. ευρώ στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall». Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο διευθύνων σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας
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Κυρ. Μητσοτάκης: Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της
Ευρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το μήνυμα ότι η Ελλάδα προχωρά με σταθερά βήματα στο μονοπάτι της ανάπτυξης
υπογράμμισε ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του προς το Capital Link
Ιnvest in Greece Forum, που διεξήχθη για ακόμη μία χρονιά στην «καρδιά» της Ν. Υόρκης.
Ο πρωθυπουργός στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της κυβέρνησής του τα τελευταία
έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης όσον
αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας σχεδόν 20% αύξηση από το 2020
έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και
η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά 20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή
εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Παράλληλα, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την
Ελλάδα, υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μία χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
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Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια στρατηγική προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια γέφυρα μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
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2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και μελλοντικοί στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο ρόλος των διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα "συστημικά"
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
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συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του «Capital Link Invest in Greece Forum» Nικόλας και Όλγα
Μπορνόζη, «το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε
αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές».
Στο πλαίσιο του «Capital Link Invest in Greece Forum», το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
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Ενίσχυση των ελληνοαμερικανικών οικονομικών σχέσεων στο Capital Link Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Capital Link Invest in Greece Forum πραγματοποιήθηκε για άλλη μια χρονιά στην καρδιά
της Νέας Υόρκης με τίτλο Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade, τιμώντας τους
στενούς επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας. Αυτό το
συνέδριο αποτέλεσε το ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως
επενδυτικού κέντρου, με εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις
δυνατότητες και το μέλλον της χώρας.
Η Ελλάδα επανασχεδιάζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνοντας έμφαση στη βιώσιμη
ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος. Το μήνυμα του
ελληνοαμερικανικού συνεδρίου αναδείκνυε τις μοναδικές ευκαιρίες που προσφέρει η χώρα σε
επενδυτές και συνεργάτες. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το
συνέδριο ως πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων
επιχειρηματιών και πολιτικών.
Στο μήνυμά του, ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης επεσήμανε τις σημαντικές επιτυχίες
της κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023, ανέφερε. Τόνισε επίσης ότι η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά 20 μονάδες
αποδεικνύουν την εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της κυβέρνησης.
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές, προσκαλώντας τους επενδυτές να στηρίξουν την Ελλάδα, υπογραμμίζοντας την
αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς ως το επόμενο
μεγάλο βήμα.
Τέλος, ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε εμβληματικά έργα που
ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος, που ενισχύουν τις υποδομές και τη ζωή των πολιτών. Η
υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που ενισχύουν τις
επενδυτικές προοπτικές και υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας με διεθνείς
οργανισμούς.
Η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, αναφέρθηκε στη στρατηγική της Ελλάδας για
την κλιματική ουδετερότητα. Η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς συμμαχίες για
μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια. Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος
Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα της χώρας.
Στο δείπνο που ακολούθησε, απονεμήθηκε το βραβείο Hellenic Leadership Award στον δρ.
Γιάννη Στουρνάρα, αναγνωρίζοντας τη σημαντική του συμβολή στην ελληνική οικονομία και την
Ευρώπη. Ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος, κ. Τζον Πόλσον, ανακοίνωσε ότι η Ελλάδα έχει
γίνει οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, επιτυγχάνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, εξήρε την ενίσχυση
των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, τονίζοντας τη συνεργασία σε κρίσιμους τομείς όπως η οικονομική
ανάπτυξη και η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Η φιλία μεταξύ των δύο χωρών είναι ισχυρότερη
από ποτέ.
Το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας
προσελκύει μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργεί ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας,
σύμφωνα με τους συνιδρυτές του.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διοργάνωσε ειδική εκδήλωση με τίτλο GREEK AMERICAN
ISSUER DAY, τιμώντας τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών και
ελληνικών αγορών.
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Capital Link Forum: Ενίσχυση των ελληνοαμερικανικών οικονομικών σχέσεων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν.
Υόρκης και με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το
ιδανικό σκηνικό για την ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με
εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της
χώρας.
Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς
συνεργασίες, επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη
βιώσιμη ανάπτυξη και τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει
μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού
συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως
πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και
πολιτικών.
Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησής του τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες
οικονομίες της Ευρωζώνης όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας
σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της
ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά
20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής στρατηγικής της
κυβέρνησης».
Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις
υποδομές. «Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ
παράλληλα έχουμε συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη
φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα», ανέφερε.
Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα,
υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς ως το επόμενο μεγάλο βήμα.
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία», ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης.
Υποδομές και Ανάπτυξη
Ο υπουργός Οικονομικών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών έργων
που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό
Θεσσαλονίκης και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των
πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε.
Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις
Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την
αγορά εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη
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σημασία της ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για
τον κατώτατο μισθό. «Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την
απασχόληση», σημείωσε, αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η
Διεθνής Οργάνωση Εργασίας.
Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα
Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της
Ελλάδας στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο
της κλιματικής ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές
υποδομές» τόνισε και συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς
συμμαχίες για μεγαλύτερη ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια».
Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας. «Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και
σε οικονομικό επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν
προβλήματα», ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το
2028.
Το Forum Capital Link: Μια Γέφυρα Μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership
Award» στον δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της
καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη
όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον.
O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία
ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και
δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ
2,3% (τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, το ρεκόρ εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη
βιομηχανική παραγωγή από το 2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018.
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Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι
ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας,
ανέφερε διαγράφεται λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και
πολιτικές φιλικές προς τις επενδύσεις.
«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται
ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη
χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ.
Πόλσον.
Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού
παρέλαβε το βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας,
αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη
μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα
μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Σημαντικά Επιδόματα
Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε
δραστικά. Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να
επιστρέφουν δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν
καθοριστικός, επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων.
Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα
στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε
ως προτεραιότητες:
Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες.
Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση
απονομής δικαιοσύνης.
Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση
εναλλακτικών πηγών χρηματοδότησης.
Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές,
επισημαίνοντας ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να
διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού
διαλόγου για σταθερότητα και ασφάλεια στην περιοχή.
Ευρωπαϊκή Προοπτική
Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να
υπογραμμίζει τη σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που
εξασφαλίζουν δημοσιονομική υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα "συστημικά"
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
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χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό.
Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο
συνέδριο εξήρε την ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους
σε κρίσιμους τομείς όπως η περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και
η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και
η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και
υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας, ενισχύοντας τη
διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην περιοχή. Η φιλία μεταξύ
των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από ποτέ, ενισχύοντας
τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα.
Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη
συμμετοχή κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών
επιχειρήσεων, διεθνών & ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19
εισηγμένων εταιριών και 97 κΚορυφαίων ομιλητών.
Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του «Capital Link Invest in Greece Forum» Nικόλας και Όλγα
Μπορνόζη, «το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της
Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε
αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές».
Στο πλαίσιο του «Capital Link Invest in Greece Forum», το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell-καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
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Μητσοτάκης στο Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link: Στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της Ευρωζώνης η Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μητσοτάκης: Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, ο οποίος απευθύνθηκε στους διεθνείς
επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum.
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τιτλο “UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.”
Ακολούθησαν η κεντρική ομιλία με τίτλο “THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF
GROWTH” του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου και η
κεντρική ομιλία με τίτλο “BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM”
της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: “Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
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τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.”
Χρ. Σταϊκούρας: Η οικονομία αναβαθμίζεται και δυναμώνει
Από την πλευρά του ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη
κεντρική του ομιλία τόνισε: “Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες
θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που
εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών
κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα.
 
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.”
Χρ. Μεγάλου: Πυλώνας ανάπτυξης ο τραπεζικός τομέας
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στην κεντρική του
ομιλία υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση των μη
εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
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μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα “Equall”. Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε “μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία”.
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.”
“Ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα”
Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στην κεντρική της ομιλία
περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα
ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις
για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: “Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην
Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του
έτους. Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα
την οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή
βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε
θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.”
Tags: ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ
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iEnergeia.gr Γιάννης Τριήρης: Με ευχαριστημένους μόλις έναν στους πέντε πολίτες δεν
μιλάς για επιτυχίες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Γιάννης Τριήρης
«Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την
αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς», είπε ο
πρωθυπουργός, χθες, στο 26ο ετήσιο forum της Capital Link.
Και προφανώς θεωρεί ότι προαναγγέλλοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου, θα πείσει
τους Έλληνες πως όλα βαίνουν καλώς στην οικονομία και την κοινωνία και πως οι … επιτυχίες
του συνεχίζονται.
Έτσι πράττει συνήθως ο Κυριάκος Μητσοτάκης, μεγεθύνοντας την αξία κάποιων εξελίξεων
στην οικονομία και την αγορά σε υπερθετικό βαθμό και αγνοώντας επιδεικτικά τη σκληρή
πραγματικότητα στην καθημερινότητα των πολιτών.
Μήνες νωρίτερα, στην κυριολεξία οι κυβερνητικές σειρήνες μας «πιπίλιζαν» τα αυτιά με την
περιβόητη ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας. Και που επιτεύχθηκε, ποιο ήταν το
αποτύπωμα της στην κοινωνία;
Βελτιώθηκαν οι μισθοί και οι συντάξεις; Περιορίστηκε η ακρίβεια στα βασικά καταναλωτικά
αγαθά, στις υπηρεσίες στη στέγαση; Λύθηκαν τα προβλήματα στα δημόσια νοσοκομεία;
Βελτιώθηκε η δημόσια παιδεία; Λύθηκαν οι δυσλειτουργίες στη Δικαιοσύνη;
Οι ίδιοι οι πολίτες την κάθε τόσο την απάντηση τους, στις δημοσκοπήσεις που
πραγματοποιούνται. Και αυτή είναι εκκωφαντικά αρνητική.
Μόλις το 20% των πολιτών που ερωτούνται αν είναι ικανοποιημένοι από το κυβερνητικό έργο
απαντούν θετικά. Λιγότεροι και από αυτούς που έχουν απομείνει να δηλώνουν ότι στις
επόμενες εκλογές θα ψηφίσουν το κόμμα του Κυριάκου Μητσοτάκη. Σύμφωνα με χθεσινή
δημοσκόπηση οι υπόλοιποι πολίτες σε ποσοστό 48% δηλώνουν πως δεν είναι καθόλου
ικανοποιημένοι από την κυβέρνηση και 31% λίγο ικανοποιημένοι.
Με αυτή την εικόνα της κυβέρνησης είναι απορίας άξιο πως πρωθυπουργός και στελέχη της
πανηγυρίζουν για επιτυχίες στην οικονομία. Το μόνο που έχουν πετύχει είναι να διατηρούν την
λιτότητα, με έναν καταστροφικό συνδυασμό ακρίβειας , ανεπαρκών αυξήσεων σε μισθούς και
συντάξεις και αυξήσεων φόρων.
Γιατί δυστυχώς και ο νέος προϋπολογισμός που θα έρθει προς επικύρωση στη Βουλή,
αυξημένους φόρους προβλέπει όσο και αν αυτό η κυβέρνηση προσπαθεί να το συγκαλύψει,
αλλοιώνοντας την πραγματικότητα με «οικονομίστικα» τεχνάσματα.
«Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη περισσότερα στο
μέλλον», είπε χθες στο forum της Capital Link, ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Οι πολίτες από την
πλευρά τους, την ίδια μέρα, μέσω μιας ακόμη δημοσκόπησης τον αμφισβήτησαν.
«Εμείς δεν είμαστε ικανοποιημένοι από τις πολιτικές της κυβέρνησης», του διεμήνυσαν.
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Οι κατοικίες των Λάτση στο Ελληνικό, το νέο ποσοστό της Allwyn στον ΟΠΑΠ, η μαρίνα
του Elounda Hills και το στριμωξίδι στο Μετρό Θεσσαλονίκης με τις δωρεάν
μετακινήσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Πώς θα είναι τα συγκροτήματα κατοικιών που φτιάχνει στο Little Athens η οικογένεια Λάτση
Το μοντέλο Build-to-Rent (BTR) εισάγεται στη μεγάλη επένδυση του Ελληνικού μέσω της
νεοσύστατης εταιρείας Aura Residential, που σύστησαν από κοινού η Lamda Development και
η κυπριακή Xeris Ventures του Σπύρου Λάτση, με στόχο την ανάπτυξη 147 διαμερισμάτων
προς ενοικίαση. Το έργο θα αναπτυχθεί στη γειτονιά Little Athens, μια έκταση 15,9
στρεμμάτων, με την αγοραία αξία του ακινήτου, να εκτιμάται στα 33,1 εκατ. ευρώ. Σύμφωνα με
την έκθεση εκτίμησης του ακινήτου από τη Danos – BNP Paribas, η επένδυση θα φτάσει τα
170 εκατ. ευρώ και o  χρόνος ανάπτυξης της, συμπεριλαμβανομένων των διαδικασιών
έκδοσης αδειών, εκτιμάται στα 3 χρόνια, με την ημερομηνία παράδοσης του έργου να
προγραμματίζεται για τις 31 Δεκεμβρίου 2028. Το οικόπεδο βρίσκεται σε περιοχή με γενική
χρήση κατοικίας, ενώ επιτρέπονται και άλλες ειδικές χρήσεις, όπως κοινωνική πρόνοια,
εκπαιδευτικά κτίρια (με μέγιστη επιφάνεια 1.500 τ.μ. για ιδιωτικά εκπαιδευτήρια και τριτοβάθμια
εκπαίδευση), μικρές αθλητικές εγκαταστάσεις, θρησκευτικοί χώροι, πολιτιστικές εγκαταστάσεις
μέχρι 1.200 τ.μ., πρωτοβάθμιες υπηρεσίες υγείας χωρίς νοσηλεία, εμπορικά καταστήματα,
καταστήματα προσωπικών υπηρεσιών, γραφεία, κέντρα έρευνας, εστίαση μέχρι 300 τ.μ.,
αναψυκτήρια μέχρι 200 τ.μ., τουριστικά καταλύματα μέχρι 150 κλίνες, καθώς και γωνιές
ανακύκλωσης και μικρά πράσινα σημεία.
Η ανάπτυξη του οικοπέδου προβλέπει την ανέγερση τεσσάρων κτιρίων με χρήση κατοικίας. Τα
τρία κτίρια, που προορίζονται για μίσθωση, θα διαθέτουν υπόγειο με θέσεις στάθμευσης και
δώδεκα ορόφους με διαμερίσματα. Στο τέταρτο κτίριο, που προορίζεται για πώληση, θα
υπάρχουν επίσης υπόγειο και 11 όροφοι με διαμερίσματα. Στους Πύργους 1, 2 και 3, θα
περιλαμβάνονται διάφοροι τύποι διαμερισμάτων, με συνολικά εννέα  διαμερίσματα ενός
υπνοδωματίου (70 τ.μ.), 66 διαμερίσματα δύο υπνοδωματίων (102 τ.μ.), 63 διαμερίσματα
τριών υπνοδωματίων (131 τ.μ.) και 18 διαμερίσματα τεσσάρων υπνοδωματίων (202 τ.μ.). Στον
Πύργο 4, τα διαμερίσματα περιλαμβάνουν τέσσερα ενός υπνοδωματίου (70 τ.μ.), 12 δύο
υπνοδωματίων (115 τ.μ.), 13 τριών υπνοδωματίων (177 τ.μ.), 15 τεσσάρων υπνοδωματίων
(232 τ.μ.) και ένα πέντε υπνοδωματίων (353 τ.μ.). Η αναμενόμενη μέση τιμή μονάδας
μίσθωσης για τα διαμερίσματα των Πύργων 1, 2 και 3 ανέρχεται σε €37,00/τ.μ./μήνα. Αυτό
σημαίνει ότι ένα σπίτι 100 τετραγωνικών θα ενοικιαστεί προς 3.700 ευρώ, ενώ η μέση τιμή
μονάδας πώλησης για τα πολυτελή διαμερίσματα του Πύργου 4 εκτιμάται στα €10.400/τ.μ.
Με 51,78% η Allwyn στον ΟΠΑΠ
Σχεδόν ολοκληρώθηκε το πρόγραμμα εξαγοράς ιδίων μετοχών του ΟΠΑΠ. Σύμφωνα με τις
ανακοινώσεις της Allwyn, από τον Οκτώβριο του 2023 έως και τις 5 Νοεμβρίου 2024, ο ΟΠΑΠ
απέκτησε 2,6% των μετοχών του αντί 149,8 εκατ. ευρώ. Σαν αποτέλεσμα η συμμετοχή της
Allwyn στον ΟΠΑΠ ανέρχεται σε 51,78%, από 50,43% που ήταν πριν αρχίσουν οι εξαγορές
ίδιων μετοχών από τον οργανισμό. Παράλληλα η Allwyn, τον περασμένο Οκτώβριο,
«απογαλακτίσθηκε» πλήρως από την Τσεχία, μεταφέροντας την έδρα της στην Ελβετία. Η
εταιρεία επίσης μετονομάσθηκε σε Allwyn International AG, από Allwyn International A.S. Η
Allwyn παρουσίασε τα αποτελέσματα του 9μήνου 2024 και σύμφωνα με αυτά, παρουσίασε
έσοδα 6,4 δις. ευρώ (+12% σε σχέση με την αντίστοιχη περίοδο του 2023) και προσαρμοσμένα
λειτουργικά κέρδη (ad. EBITDA) 410,8 εκατ. ευρώ (+12%).
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Νέα σύμβαση ΟΤΕ για το 112 αρχικού ύψους 17,5 εκατ. ευρώ
Στον ΟΤΕ με τίμημα 17,5 εκατ. ευρώ (συμπ. ΦΠΑ) ανατέθηκε η δημιουργία του
αναβαθμισμένου Συστήματος Ειδοποιήσεων, το γνωστό 112. Το έργο με τίτλο «Next
Generation 112 (NG112) για την Πολιτική Προστασία» είναι χρηματοδοτούμενο από το Εθνικό
Πρόγραμμα Πολιτικής Προστασίας ΑΙΓΙΣ και την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων (ΕΙΒ). Το
έργο έχει χρονοδιάγραμμα 21 μηνών.
Η σύμβαση που υπογράφηκε πριν από μερικές ημέρες με αναθέτουσα αρχή την Κοινωνία της
Πληροφορίας, προβλέπει δικαίωμα προαίρεσης 7,8 εκατ. ευρώ (συμπ. ΦΠΑ). Η προαίρεση
αφορά στο κόστος παροχής υπηρεσιών συντήρησης του νέου συστήματος NG112 για τρία έτη,
μετά την λήξη της δωρεάν περιόδου εγγύησης καλής λειτουργίας η οποία επίσης είναι τριετής.
Μεγαλώνει τον στόλο του ο Προκοπίου
Tην αυξανόμενη δυναμική που αποκτά ο εφοπλιστής Γιώργος Προκοπίου στον τομέα των
δεξαμενόπλοιων επιβεβαιώνει και το μηνιαίο report της VesselsValue για τον Νοέμβριο, οπότε
καταγράφεται ότι η εταιρεία του Dynacom Tankers έχει παραγγείλει τέσσερα νεότευκτα πλοία
LR1, χωρητικότητας 75.000 DWT έκαστο, από το ναυπηγείο Jiangsu New Yangzijiang στην
Κίνα. Όπως εκτιμάται, τα πλοία θα παραδοθούν στη ναυτιλιακή το 2028, ενώ η τιμή για το
καθένα από αυτά υπολογίζεται στα 55-57,34 εκατ. δολάρια, με το συνολικό κόστος και για τα
τέσσερα να φτάνει ή και να ξεπερνάει τα 220 εκατ. δολάρια.
Την είδηση είχε αναφέρει και στα μέσα Νοεμβρίου το ναυτιλιακό site TradeWinds,
επικαλούμενο πηγές της ναυπηγικής βιομηχανίας, προσθέτοντας ότι ο Έλληνας εφοπλιστής,
με τη νέα αυτή παραγγελία έχει πλέον 12 LR1 δεξαμενόπλοια υπό κατασκευή σε κινεζικά
ναυπηγεία.
Κατά τα άλλα, στην παραπάνω έκθεση, επιβεβαιώνεται για ακόμα μία φορά και η
πρωτοκαθεδρία που έχουν τα δεξαμενόπλοια στο βιβλίο παραγγελιών, καθώς από τις αρχές
του 2024 έχουν γίνει παραγγελίες για 632 δεξαμενόπλοια, αρκετά περισσότερα σε σχέση με το
2022 και το 2023, ενώ η δεύτερη σε ποσότητα, κατηγορία πλοίων, στις παραγγελίες
νεότευκτων, είναι τα bulkers όπου μέχρι στιγμής οι παραγγελίες ανέρχονται στα 506.
Γιατί οι συναλλαγές των ξένων στο Χρηματιστήριο μειώθηκαν κάτω από 50%
Πάνω από 4,15 δισ. ευρώ ανήλθαν οι συναλλαγές στο Χρηματιστήριο τον Νοέμβριο σε σχέση
με τα 3,57 δισ. ευρώ τον προηγούμενο μήνα, τον Οκτώβριο. Είναι η πρώτη φορά που οι
Έλληνες επενδυτές παίρνουν το πάνω χέρι στον τζίρο με 2,4 δισ. ευρώ και έπονται οι ξένοι με
κάτι περισσότερο από 1,5 δισ. ευρώ, όταν τον Οκτώβριο οι ξένοι είχαν κάνει συναλλαγές με
περίπου 2,5 δισ. και οι Έλληνες με 1 δισ. ευρώ.
Πού οφείλεται αυτή η αλλαγή και συνάμα η έκρηξη τζίρου;
Στο γεγονός ότι στις τελευταίες συνεδριάσεις του Νοεμβρίου, η Masdar, με ελληνικό ΑΦΜ
πλέον, λόγω της επένδυσής της στην Ελλάδα έριξε 1,6 δισ. ευρώ για να αποκτήσει τα ποσοστά
των μετόχων στην ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή. Η εξέλιξη αυτή απογείωσε τις συναλλαγές από το
στρατόπεδο των «Ελλήνων» επενδυτών, όπως σχολιάζουν έγκυρες χρηματιστηριακές πηγές.
Αυτό είχε ως αποτέλεσμα να κατέλθει η συμμετοχή των ξένων επενδυτών στον τζίρο της
αγοράς σε 49,71% έναντι 50,29% των Ελλήνων επενδυτών. Κι αν μέχρι τον Οκτώβριο οι ξένοι
εμφανίζονταν με εισροές 714 εκατ. ευρώ το 2024, οι εισροές αυτές έπαθαν καθίζηση τον
Νοέμβριο με «καθαρές» (τοποθετήσεις) από την αρχή του χρόνου 246,28 εκατ. ευρώ.
Καθίζηση έπαθαν τον Νοέμβριο και οι νέοι κωδικοί.
Χαρακτηριστικά, δημιουργήθηκαν 1.236 νέοι λογαριασμοί πελάτη και εγγεγραμμένων
διαμεσολαβητών, σε σχέση με 2.064 νέους λογαριασμούς τον Οκτώβριο, ενώ οι Συλλογικοί
Λογαριασμοί Πελατείας  στο σύνολό τους (Μερίδες Εγγεγραμμένων Διαμεσολαβητών και
Μερίδες Ασφαλειών), κατέχουν 2,63 δισ. ευρώ (2,98% της συνολικής Αξίας Χαρτοφυλακίου).
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Η Κεφαλαιοποίηση του Χρηματιστηρίου Αθηνών διαμορφώθηκε στο τέλος του μήνα στα 88,20
δισ. ευρώ, παρουσιάζοντας αύξηση κατά 0,97%, σε σχέση με τα επίπεδα του Οκτωβρίου
(87,35 δισ.), ενώ μετά από έξι ανοδικές συνεδριάσεις τον Δεκέμβριο, η αγορά επανήλθε στα
102 δισ. ευρώ. Η αξία συναλλαγών για τον Νοέμβριο 2024 έφτασε τα 4, 149 δισ. σημειώνοντας
αύξηση κατά 15,23% από τη συναλλακτική δραστηριότητα του προηγούμενου μήνα, που ήταν
3,601 δισ., ενώ σε σχέση με τον Νοέμβριο 2023 που η αξία συναλλαγών ήταν 3,839 δισ.,
σημειώθηκε αύξηση 8,09%.
Το πάνω χέρι είχαν και τον Νοέμβριο οι Έλληνες επενδυτές
Οι ξένοι επενδυτές πραγματοποίησαν εκροές ύψους 467,76 εκατ. κατά το μήνα Νοέμβριο, σε
αντίθεση με τους εγχώριους οι οποίοι πραγματοποίησαν εισροές ύψους 467,76 εκατ. τον
Νοέμβριο. Η κατανομή της αξίας χαρτοφυλακίου των δικαιούχων μερίδων διαμορφώθηκε στα
66,78% για τους Αλλοδαπούς Δικαιούχους Μερίδων και 33,22% για τους ημεδαπούς.
Οι χώρες με τη μεγαλύτερη αξία χαρτοφυλακίου (μερίδες πελάτη) για το μήνα ήταν οι ΗΠΑ με
αξία συνολικού χαρτοφυλακίου 12,44 δισ., η Κύπρος με αξία χαρτοφυλακίου 9,52 δισ. και η
Γερμανία με αξία χαρτοφυλακίου 5,94 δισ. Τέλος, οι ξένοι πραγματοποίησαν το 44,1% των
συνολικών συναλλαγών (αγορές & πωλήσεις) τον Νοέμβριο 2024 (σε σχέση με το 65,7% τον
προηγούμενο μήνα), ενώ οι Ημεδαποί Δικαιούχοι Μερίδων, πραγματοποίησαν το 55,9% των
συναλλαγών (σε σχέση με το 34,3% τον προηγούμενο μήνα).
Στη Νέα Υόρκη ο Στουρνάρας και η αφρόρκεμα των Ελλήνων τραπεζιτών
Θυμίζει λίγο Lost in Translation αν και η ταινία με τον Τομ Χανκς είχε γυριστεί στο Τόκιο, όμως
λίγο οι φωτεινοί ουρανοξύστες της Νέας Υόρκης τη νύχτα, λίγο το jet lag των Ελλήνων 
τραπεζιτών που προσγειώθηκαν για το συνέδριο του Capital Link, με στόχο να πείσουν τις
αγορές να κάνουν εμπράκτως follow up το θέμα του συνεδρίου «Invest in Greece», ε, μια
συσχέτιση την έχουν.
Στη Νέα Υόρκη λοιπόν, βρίσκεται από χθες ο κεντρικός τραπεζίτης Γιάννης Στουρνάρας (ο
οποίος είναι και το τιμώμενο πρόσωπο στη διάρκεια του επίσημου δείπνου) καθώς και μια
επίλεκτη εκπροσώπηση του ελληνικού banking σε διάφορα επίπεδα ανώτατης διοίκησης.
Στους βασικούς ομιλητές του συνεδρίου, ο CEO της Τράπεζας Πειραιώς, Χρήστος Μεγάλου,
που θα τοποθετηθεί με θέμα «το ελληνικό τραπεζικό σύστημα ως πυλώνας ανάπτυξης» αλλά
και η CEO της Attica Bank, Ελένη Βρεττού, που θα μιλήσει με θέμα «χτίζοντας μια νέα
δυναμική στο ελληνικό χρηματοοικονομικό σύστημα».
Για όσους αρέσκονται σε ονόματα, στο συνέδριο θα τοποθετηθούν οι οικονομολόγοι Τάσος
Αναστασάτος (Eurobank) και Ηλ. Λεκκός (Πειραιώς), οι «γκουρού» του corporate, Κων.
Βασιλείου και Θ. Τζούρος (Eurobank και Πειραιώς αντίστοιχα), o group cfo της Εθνικής,
Χρήστος Χριστοδούλου και από την Alpha Bank, ο deputy CEO, Λαζ. Παπαγαρυφάλλου και ο
γενικός διευθυντής του wholesale, Γ. Εμίρης.
Ως προς το επίσημο δείπνο, το πρόγραμμα περιλαμβάνει να αποδοθεί τιμητική διάκριση στο
διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, καθώς στο πλαίσιο της διακεκριμένης
σταδιοδρομίας του και του ρόλου του ως κεντρικού τραπεζίτη κατάφερε να παραμείνει η
Ελλάδα στο ευρώ και να επιστρέψει σε καθεστώς οικονομικής ανάπτυξης και ευημερίας. Το
«2024 Annual Capital Link Hellenic Leadership Award» θα το παραλάβει ο διοικητής στο
πλαίσιο δείπνου που θα λάβει χώρα στο Union League Club στη Ν. Υόρκη. Η εκδήλωση θα
ξεκινήσει με τοποθέτηση του γνωστού στα ελληνικά δρώμενα, Mr John Paulson.
Δημιουργείται σταδιακά η μαρίνα του Elounda Hills
Προχωρούν ταχύτατα οι εργασίες στη νέα μαρίνα στον κόλπο του Μιραμπέλο στην Ελούντα
της Κρήτης, που θα βρίσκεται μέσα στις εγκαταστάσεις του Elounda Hills. Ο θεμέλιος λίθος
μπήκε πριν από έναν χρόνο και πλέον οι φωτογραφίες που αναρτήθηκαν στη σελίδα του
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υπερπολυτελούς συγκροτήματος στα κοινωνικά δίκτυα, δείχνουν την πρόοδο των εργασιών.
«Το Elounda Hills, που πρόκειται να ανοίξει τη λεκάνη της μαρίνας και την παράκτια ζώνη του
το 2027, με την πλήρη ολοκλήρωση της πρώτης φάσης να αναμένεται το 2028, προορίζεται να
γίνει ένας παγκόσμιας κλάσης προορισμός για πολυτελή διαβίωση στη Μεσόγειο. Με τον
μοναδικό συνδυασμό οικολογικού σχεδιασμού, απαράμιλλης φυσικής ομορφιάς και
αποκλειστικών ανέσεων, το θέρετρο θα προσφέρει έναν τρόπο ζωής σε απόλυτη αρμονία με
την πλούσια κληρονομιά και το εκπληκτικό περιβάλλον της Κρήτης», αναφέρεται στην
ανάρτηση.
Πότε θα ξεκινήσει η κατασκευή της μαρίνας Ναυπλίου 
Μετά από σημαντικές καθυστερήσεις φαίνεται ότι ανοίγει ο δρόμος για τη Μαρίνα Ναυπλίου,
που έχει αναλάβει να υλοποιήσει η ΤΕΚΑΛ. Το έργο προβλέπει την κατασκευή τουριστικής
μαρίνας χωρητικότητας άνω των 200 θέσεων, με δυνατότητα σε αυτήν ελλιμενισμού σκαφών
μήκους 8 έως 12 μέτρα. Η επένδυση, σε πρώτη φάση, εκτιμάται σε 25 εκατομμύρια ευρώ και
θα καλύψει θαλάσσια έκταση 73 στρεμμάτων, ενώ παράλληλα προβλέπει ανάπλαση της
ευρύτερης χερσαίας ζώνης. Η κατασκευαστική εταιρεία λιμενικών έργων δικαιώθηκε μετά από
προσφυγή που είχε κατατεθεί στο Υπουργείο Περιβάλλοντος (ΑΕΠΟ) αναφορικά με τη μελέτη
περιβαλλοντικών επιπτώσεων και πλέον είναι ένα βήμα μακριά από την έκδοση της
οικοδομικής άδειας. Εφόσον δεν υπάρξουν άλλες καθυστερήσεις, οι κατασκευαστικές εργασίες
θα ξεκινήσουν τον Ιανουάριο του 2025 με χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσης εντός 18 μηνών.
Η είσοδος των σκαφών στη μαρίνα θα γίνεται μέσω του διαύλου του λιμένα Ναυπλίου, ο
οποίος θα επεκτείνει τη χρήση του για τις ανάγκες εξυπηρέτησης της μαρίνας. Σημειώνεται ότι
μετά τις εργασίες εκβάθυνσης του πυθμένα του λιμένα για τις ανάγκες εξυπηρέτησης των
κρουαζιερόπλοιων, έχουν ήδη εξασφαλιστεί τα ωφέλιμα βάθη που απαιτούνται μέχρι την
είσοδο στη μαρίνα. Οι κτιριακές εγκαταστάσεις αποτελούνται από ισόγεια κτίσματα (με
εξαίρεση τον πύργο ελέγχου), που διατάσσονται κατά κύριο λόγο στο δυτικό τμήμα του έργου
και παράλληλα με τη σιδηροδρομική γραμμή. Στο βορειοανατολικό άκρο της χερσαίας ζώνης,
εντός του οικοδομικού τετραγώνου, χωροθετείται το κτίριο της σχολής ναυταθλητισμού.
Ώθηση από το online για τη Marks & Spencer του Μαρινόπουλου
Συνολικά, 27 καταστήματα αριθμεί το δίκτυο Marks & Spencer στην Ελλάδα. Το σήμα
αναπτύσσει η Marks And Spencer Μαρινόπουλος Ελλάδος, που εγκαινίασε πρόσφατα δύο νέα
σημεία στην Τσιμισκή, στο κέντρο της Θεσσαλονίκης και στη Λάρισα. Πάντως, πέρυσι η
εταιρεία προχώρησε στο κλείσιμο τριών καταστημάτων. Το ένα ήταν στη Λάρισα, σε συνέχεια
των καταστροφών της κακοκαιρίας Daniel. Τα άλλα δύο ήταν επί της οδού Τσιμισκή στην
Θεσσαλονίκη και στο εμπορικό πάρκο Top Parks στον Πειραιά. H εταιρεία, με βασικό μέτοχο
την Marks and Spencer PLC (ελέγχει έμμεσα με 80% μέσω της θυγατρικής Marks and Spencer
BV ενώ το υπόλοιπο 20% των μετοχών κατέχει η εταιρεία Marinopoulos Holding Sarl), έκλεισε
το 2023 με κύκλο εργασιών 71,8 εκατ. ευρώ, με αύξηση 8,4%, λόγω και της αύξησης των
διαδικτυακών πωλήσεων οι οποίες ανήλθαν σε 3 εκατ. ευρώ από 0,5 εκατ. ευρώ το
προηγούμενο έτος. Τα καθαρά κέρδη διαμορφώθηκαν σε 0,4 εκατ. ευρώ από 0,2 εκατ. ευρώ
στην προηγούμενη χρήση.
Φίσκα το Μετρό Θεσσαλονίκης με το τζάμπα
Ένα αλαλούμ έχει γίνει με τις εκδόσεις εισιτηρίων στο Μετρό Θεσσαλονίκης, στις λίγες ημέρες,
από τότε που τέθηκε σε λειτουργία με αποτέλεσμα ο υφυπουργός Υποδομών, Νίκος Ταχιάος,
να ζητήσει συγγνώμη από τον κόσμο που ταλαιπωρείται περιμένοντας στα εκδοτήρια ή και στις
πύλες εισόδων, που κάποιες φορές αρνούνται να ανοίξουν. Έτσι, πολύ ορθά, κάνοντας την
ανάγκη… γενναιοδωρία, Ελληνικό Μετρό Α.Ε. και ΤΗΕΜΑ, ανακοίνωσαν ελεύθερη χρήση του
Μετρό, στα τριήμερα του Δεκεμβρίου (ΠΣΚ), γιορτές ένεκα. Και διερωτώνται πολλοί: «Καλά,
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δεν τα είχαν τεστάρει τα άτιμα τα μηχανήματα, για τα εισιτήρια; Τι στο καλό πήγε στραβά με την
έκδοση της προσωποποιημένης κάρτας;». Εύλογο το ερώτημα και δύσκολο να απαντηθεί με
την κοινή λογική. Πάντως, τα προβλήματα στο Μετρό όσον αφορά στην έκδοση εισιτηρίων, δεν
οφείλονται στον ΟΣΕΘ. Ο ΟΣΕΘ ευθύνεται για τα προβλήματα στην έκδοση εισιτηρίων στα
λεωφορεία που και εκεί υπάρχουν αρρυθμίες με παλιά και νέα εισιτήρια και ποια αναγνωρίζουν
τα καινούργια ακυρωτικά. Με αυτά και με εκείνα, τις ημέρες που είναι τζάμπα οι μετακινήσεις με
το Μετρό, γίνεται ο κακός χαμός από τον κόσμο που στριμώχνεται για να πάει δωρεάν τη
βόλτα του, ενώ όταν είναι με πληρωμή, αμέσως οι πληρότητες πέφτουν δραστικά.
Τι λέει η ΠΟΜΙΔΑ για τις προδιαγραφές που θέτει το Υπουργείο Τουρισμού στις βραχυχρόνιες
μισθώσεις
Το νομοσχέδιο του Υπουργείου Τουρισμού που -μεταξύ άλλων- καθορίζει τις λειτουργικές
προδιαγραφές των καταλυμάτων βραχυχρόνιας μίσθωσης βρίσκεται υπό δημόσια
διαβούλευση από την Πέμπτη 2 Δεκεμβρίου και η Πανελλήνια Ομοσπονδία Ιδιοκτητών
Ακινήτων (ΠΟΜΙΔΑ) κάνει κάποιες πολύ ενδιαφέρουσες παρατηρήσεις. Σημειώνει ότι
συμφωνεί με την ασφάλιση για αστική ευθύνη και με τα υπόλοιπα αυτονόητα μέτρα ασφαλείας,
ωστόσο «ζητά να ληφθεί υπόψη η παταγώδης αποτυχία των μέτρων κατά της βραχυχρόνιας
μίσθωσης στη Βαρκελώνη, τα οποία θα έλυναν δήθεν το πρόβλημα της κατοικίας στην πόλη,
πράγμα που ουδέποτε συνέβη γιατί –όπως και στην Ελλάδα- δεν ήταν αυτή η αιτία των
προβλημάτων στέγασης». Η βασική διαφωνία της όμως είναι το γεγονός ότι ένα ακίνητο
βραχυχρόνιας μίσθωσης θα πρέπει να είναι χαρακτηρισμένο ως κύριας χρήσης κατοικίας, ήτοι
να έχει εξ αρχής  συνυπολογιστεί στο συντελεστή δόμησης του κτιρίου ή να έχει νομιμοποιηθεί
η χρήση του χώρου βάσει των διατάξεων του ν.4495/2017 που, σημειωτέον, λήγει στις
31.3.2026, με τη βασική προϋπόθεση η αλλαγή χρήσης να έχει συντελεστεί μέχρι τις
28.7.2011. Αυτό σημαίνει ότι αναδρομικά αχρηστεύονται καταλύματα «στα οποία έχουν
επενδυθεί χρήματα και εργασία και τα οποία διατίθενται ευφήμως στις πλατφόρμες επί πολλά
χρόνια, ενώ διαθέτουν όλα τα υπόλοιπα ποιοτικά χαρακτηριστικά. Εξάλλου, η διάταξη αυτή
αποκλείει μεγάλο αριθμό διαθέσιμων χώρων σε κενά και εγκαταλελειμμένα από ετών,
επαγγελματικά κτίρια γραφείων και βιοτεχνικών χώρων στο κέντρο της Αθήνας και άλλων
μεγάλων πόλεων, τα οποία ουδέποτε χρησιμοποιούνταν για κατοικία, και τα οποία
ανακαινίστηκαν προκειμένου να διατεθούν για βραχυχρόνια μίσθωση, συμβάλλοντας στην
αισθητική αναβάθμιση υποβαθμισμένων, πρώην βιοτεχνικών περιοχών! Για τον λόγο αυτό η
συγκεκριμένη αυτή προδιαγραφή, αν δεν καταργηθεί, θα πρέπει να αφορά το μέλλον και να
μην έχει αναδρομική ισχύ», εξηγεί η ΠΟΜΙΔΑ.
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Γιάννος Κοντόπουλος (ΕΧΑΕ): Έτοιμο για τη μετάβαση το ελληνικό Χρηματιστήριο –
Ανάγκη για νέους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στις θετικές τάσεις της τελευταίας τετραετίας για το ελληνικό Χρηματιστήριο και τις εισηγμένες
αναφέρθηκε ο δ/νων σύμβουλος της ΕΧΑΕ συζητώντας για τις διεθνείς προοπτικές του ΧΑ με
εκπροσώπους της Morgan Stanley και της Goldman Sachs
Για τη διεθνοποίηση της Ελληνικής Κεφαλαιαγοράς συζήτησε μέσω Zoom στο πλαίσιο του
26ου ετήσιου Capital Link Forum, o CEO της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, με τα στελέχη
της Morgan Stanley, κ. Κωνσταντίνο Κωστόπουλο και της Goldman Sachs, κ. Δημήτρη
Κοφίτσα.
Ο κ. Κοντόπουλος αναφέρθηκε στις προοπτικές της οργανωμένης αγοράς, αναφέροντας ότι οι
τάσεις της τελευταίας τετραετίας είναι θετικές, καθώς η συναλλακτική δραστηριότητα έχει
παρουσιάσει διψήφια αύξηση. «Εχουμε εξαιρετικά θεμελιώδη μεγέθη των εισηγμένων
εταιρειών για 3η χρονιά στη σειρά», τόνισε. «Φέτος στο ΧΑ 5 δισ. ευρώ μοιράστηκαν ισομερώς
μεταξύ νέων κεφαλαίων και ιδιωτικών τοποθετήσεων. Τα πράγματα έχουν αρχίσει και κινούνται
θα έλεγα».
Όπως είπε ο κ. Κοντόπουλος, αυτή τη στιγμή, έχουμε ένα διαφορετικό καθεστώς στην πολιτική
αποτίμησης που ενθαρρύνει τους επενδυτές. Σημαντική εξέλιξη στάθηκε και το γεγονός ότι
έχουμε πλέον μια διαφορετική κατάσταση σε σχέση με τα προηγούμενα χρόνια καθώς έχουμε
μπει στη watchlist αναβαθμίσεων του FTSE Russell, ενώ είχε προηγηθεί ο S&P DJI που είχε
θέσει το Χρηματιστήριο Αθηνών σε λίστα παρακολούθησης για επικείμενη μετάταξη στην
κατηγορία των αναδυόμενων αγορών – μετά από 8 χρόνια παραμονής στην κατηγορία των
αναδυόμενων αγορών.
Ο δ/νων σύμβουλος της ΕΧΑΕ επισήμανε επίσης τη σημασία των roadshows της ΕΧΑΕ με τη
συνεργασία της Morgan Stanley, της JP Morgan και της Societe Generale, αλλά και των
midcap roadshows.Eπισήμανε δε, τη μεγάλη σημασία των retail investors.
Το στοίχημα, όπως είπε, είναι να παραμείνουμε ενεργοί. Όταν έχεις ένα καλό προϊόν, θέλεις να
το εκθέσεις ενώπιον ενός μεγαλύτερου ακροατηρίου, και σε μεγαλύτερες αγορές, οι οποίες
τώρα δεν μπορούν να επενδύσουν και έτσι δεν δίνουν τα συνακόλουθα πλεονεκτήματα στις
εταιρείες και την ελληνική αγορά.
Από την πλευρά του, ο κ. Κοφίτσας της Goldman Sachs τόνισε ότι υπάρχουν τρεις πυλώνες
που πρέπει να υπολογίσουν οι επενδυτές στο Χ.Α.: την πολιτική σταθερότητα, τις
μακροοικονομικές συνθήκες και τα τεχνικά χαρακτηριστικά. Το μήνυμα δε που έστειλε προς τις
επιχειρήσεις είναι πως δεν χρειάζεται μια εταιρεία να είναι μεγάλη, καθώς με ένα καλό
επενδυτικό πλάνο, μπορεί κανείς να προσελκύσει επενδυτές. Η αγορά των μετοχών άνθησε το
2024 καθώς είχαμε συναλλαγές της τάξης των 3.3 δισ ευρώ, και ήταν η 3η μεγαλύτερη χρονιά
σε όγκο συναλλαγών μετά το 2021 και το 2015. Είχαμε συναλλαγές στρατηγικής σημασίας για
τη χώρα, από την εισαγωγή του Αεροδρομίου ΧΑΑ, την πλήρη αποεπένδυση του ΤΧΣ από την
Τράπεζα Πειραιώς, την πώληση 10% του ΤΧΣ στην Εθνική Τράπεζα καθώς και την αύξηση
κεφαλαίου της Cenergy για την επέκταση στην αγορά της Αμερικής. Για το 2025 εκτίμησε πως
η δραστηριότητα στην αγορά μετοχών θα επικεντρωθεί λιγότερο σε έκδοση μετοχών και νέες
εισαγωγές αλλά πιο πολύ σε δευτερογενείς συναλλαγές και επιστροφές κεφαλαίου.
Στην αγορά των ομολόγων είχαμε χρονιά ρεκόρ για τις Ελληνικές Τράπεζες με εκδόσεις
ομολόγων 7,7 δισ ευρώ σε σχέση με 4,2 δισ το 2023, χάρη στην επίτευξη της επενδυτικής
βαθμίδας για τις τράπεζες η οποία συνετέλεσε σημαντικά στη διεύρυνση των επενδυτών που
επενδύουν σε ελληνικά τραπεζικά ομόλογα. Επίσης, όπως είπε, σημαντική ήταν για το
γενικότερο επενδυτικό κλίμα στην Ελλάδα η πολύ επιτυχής έκδοση ομολόγου 30 ετών από τον
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ΟΔΔΗΧ το Μάιο.
O κ. Κωστόπουλος της Morgan Stanley σημείωσε χαρακτηριστικά ότι οι αγορές είναι
ορθάνοιχτες και βλέπουν πλέον την Ελλάδα ως μια ώριμη αγορά για μακροπρόθεσμες
επενδύσεις. Το ελληνικό οικοσύστημα, ανέφερε, αναπτύσσεται και η Ελλάδα είναι στο σωστό
μονοπάτι. Οι ελληνικοί εκδότες χρέους πρέπει, είπε, να έχουν σταθερά, στέρεα σχέδια και
συνεκτικές ομάδες εργασίας. Παρέθεσε ως παραδείγματα τα placements που έγιναν σε Εθνική
Τράπεζα και Πειραιώς, αλλά και στη Metlen. Όπως εξάλλου τόνισε και ο κ. Κοφίτσας, υπάρχει
μια νέα ομάδα επενδυτών λόγω και των μεγάλων τραπεζικών placements.
Καταλήγοντας στη συζήτηση, ο δ/νων σύμβουλος της ΕΧΑΕ, Γ. Κοντόπουλος, εξήρε την
ανάγκη να βρεθούν επενδυτές που θα έρθουν να συμμετάσχουν στη μετάβαση του Χ.Α. «Για
να πάμε στις αναπτυγμένες αγορές θέλει δουλειά και η δουλειά αυτή έχει γίνει. Πατάς το
κουμπί και βρίσκεσαι στις emerging markets. Και πατάς το κουμπί και ΔΕΝ πας αυτομάτως
στις αναπτυγμένες. Αυτό που λείπει είναι η εισαγωγή σωστής εκπαίδευσης τόσο στους
αποταμιευτές όσο και στους επενδυτές της χώρας.
Διαβάστε ακόμη
Παραιτήθηκε ο Αλέξης Πατέλης – Τι ανακοίνωσε στον λογαριασμό του στο Facebook
JP Morgan: Yψηλότερες τιμές στόχοι για τις ελληνικές τράπεζες – Νέες εκτιμήσεις για τα κέρδη
ανά μετοχή
Eξωδικαστικός: Αύξηση 73% στις ρυθμίσεις οφειλών τον Νοέμβριο (πίνακες)
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Το ραντεβού με τον Χάρη Δούκα, τι φοβάται ο Πολάκης, πολλά road show
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Περίεργοι καιροί. Πριν λίγες εβδομάδες κανείς δεν θα έκανε την πρόβλεψη ότι στη δημοκρατική
Νότια Κορέα θα κηρυχθεί στρατιωτικός νόμος, ούτε ότι με την «επέλαση» μιας πολιτοφυλακής
θα καταρρεύσει σε λίγες μέρες ο δικτάτορας της Συρίας Άσαντ.
Κι όμως, η εξέλιξη στην Συρία έγινε επειδή το καθεστώς Άσαντ βασιζόταν στη ρωσική
υποστήριξη, η οποία δεν ήταν πλέον επαρκής. Μετά από σχεδόν τρία χρόνια πόλεμο φθοράς
στην Ουκρανία, η Ρωσία δεν είναι σε θέση να βοηθήσει όλα τα κράτη - δορυφόρους της. Τώρα,
κινδυνεύουν οι μοναδικές στρατιωτικές βάσεις της στη Μέση Ανατολή και στη Μεσόγειο που
βρίσκονται στη Συρία, στις ακτές της Λαττάκειας. Οι διαδηλώσεις στο πρώην σοβιετικό κράτος
της Γεωργίας, όπου οι άνθρωποι, όπως και οι Ουκρανοί παλαιότερα, φαίνονται αποφασισμένοι
να οικοδομήσουν στενότερους δεσμούς με την Ευρωπαϊκή Ένωση είναι επίσης πρόβλημα του
Πούτιν.
Παράλληλα, τα πλήγματα που έχει καταφέρει το Ισραήλ, εναντίον του Ιράν, αποδυνάμωσαν το
ισλαμικό κράτος και άφησε χωρίς στήριξη τον Άσαντ, παρότι τώρα χάνει τον διάδρομο προς
την Μεσόγειο, αλλά κυρίως την χερσαία πρόσβαση στο Λίβανο αφήνοντας εκτεθειμένη και την
πλήρως ελεγχόμενη Χετζμπολάχ.  
Τώρα είναι ακόμα πιο δύσκολο να προβλέψει κανείς το μέλλον μιας χώρας, που όλα δείχνουν
ότι δεν μπορεί να είναι ενιαία.
Η παραίτηση του επικεφαλής του οικονομικού γραφείου του πρωθυπουργού Αλέξη Πατέλη,
έκανε αίσθηση αλλά δεν έπρεπε να ξαφνιάσει. Ο κ. Πατέλης είναι τεχνοκράτης όχι
επαγγελματίας πολιτικός, ήρθε με κάποιους συγκεκριμένους στόχους που μάλλον πέτυχε,
βοηθώντας την πατρίδα του το 2019 και ειδικά την οικονομία που η διεθνής αξιοπιστία της ήταν
στο ναδίρ. Παραμένει βαθιά αφοσιωμένος στον Πρωθυπουργό αλλά μετά από 5 χρόνια
θεώρησε ότι ήρθε η ώρα για το επόμενο βήμα.
Έχει ήδη ξεκινήσει την συγγραφή ενός βιβλίου για την οικονομική πολιτική της κυβέρνησης την
τελευταία πενταετία — πώς η χώρα ανέκτησε την επενδυτική βαθμίδα και την αξιοπιστία της με
τους επενδυτές. Σύμφωνα με πληροφορίες, δεν έχει κλείσει κάτι άλλο για τη συνέχεια, το
πρώτο που θα κάνει στο νέο έτος, είναι να πάει διακοπές. Αργότερα όλα είναι ανοικτά, είτε εδώ
στην κεντρική τράπεζα, είτε αλλού.
Πάντως μαθαίνω ότι υπάρχει το ενδεχόμενο να έχουμε και δεύτερη αποχώρηση από το Μ.
Μάξιμου.
Μια και είμαστε στα περίχωρα του Μ. Μαξίμου ο κυβερνητικός εκπρόσωπος έκανε γνωστό ότι
σήμερα ο πρωθυπουργός Κ. Μητσοτάκης θα συναντηθεί στο γραφείο του με τον Δήμαρχο
Αθηναίων, Χάρη Δούκα. Με την ευκαιρία να αποκαλύψω ότι ο δήμαρχος της πρωτεύουσας,
μάλλον έχει λίγο αποστασιοποιηθεί τελευταία από τα κομματικά. Και για να σας πω την
αλήθεια, δεν νομίζω να δυσαρεστήθηκαν στην Χ. Τρικούπη. Πάντως το γεγονός ότι μετά τον
πρόεδρο Ανδρουλάκη υπάρχει πρωθυπουργική συνάντηση με τον κ. Δούκα, έχει την σημασία
του. Τα σύμβολα πάντα έχουν αξία.
Μια και είπα ΠΑΣΟΚ, να σας ενημερώσω ότι, όσο και αν σας φανεί παράξενο, αρχίζουν να
υπάρχουν ορισμένες διαφοροποιήσεις, ως προς την αντιπολιτευτική τακτική. Πρώτη, η κ.
Διαμαντοπούλου, έχει μαθαίνω διαφωνίες με κάποιες προτάσεις συνεργατών του κ.
Ανδρουλάκη, που κινούνται σε μια λογική «ευθεία και για όλα σύγκρουση» με την κυβέρνηση.
Στην ίδια περίπου γραμμή, κινείται και ο κ. Γερουλάνος, ο οποίος μετά την εγχείρηση του
επανάκαμψε, καθώς θεωρεί ότι θα πρέπει να υπάρχει «συγκροτημένη, σταθερή και μελετημένη
αντιπολίτευση» και προτείνει «να μην ασχολούμαστε καθόλου με το τι κάνει ο Σύριζα». Σε αυτό
το δεύτερο έχει συμπαραστάτη και την κ. Διαμαντοπούλου.
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Δεν είναι όμως βέβαιο, ότι η γραμμή αυτή έχει την υποστήριξη της πλειοψηφίας των άλλων
μελών του νέου ανώτατου οργάνου του κινήματος.
Στο Σύριζα, όλα τα θαύματα κρατούν λίγο. Δεν προλάβαμε να γνωρίσουμε τον νέο Πρόεδρο
Σωκράτη Φάμελλο κι άρχισαν τα όργανα με τον Παύλο Πολάκη. Θέλει λέει θέση αντιπροέδρου,
η οποία όμως δεν προβλέπεται από το καταστατικό. Ο πρόεδρος Φάμελλος δεν δείχνει
διατεθειμένος να του κάνει το χατίρι κι έτσι ο σύντεκνος Παύλος, «δίνει ραντεβού» στο
Συνέδριο (όποτε γίνει) ώστε να προτείνει αλλαγή καταστατικού και να πάρει τη θέση του
Αντιπροέδρου. Συμβουλεύτηκα ειδικούς ψυχολόγους για το θέμα και η διάγνωση τους είναι ότι
αυτό που θέλει δεν είναι η (άχρηστη) θέση του Αντιπροέδρου αλλά να επιβάλει ότι είναι ο
δεύτερος πόλος του (μισού) κόμματος και να κάνει αισθητή την παρουσία του. Φοβάται μην τον
ξεχάσουν. Κι αυτό είναι σοβαρό και πρέπει να το κοιτάξει.
Σαφάρι προβολής
Χωρίς προηγούμενο είναι τα road show και τα επενδυτικά συνέδρια στα οποία συμμετέχουν οι
εγχώριες εταιρείες το τελευταίο διάστημα. Ένα… σαφάρι εξωστρέφειας και προβολής από
τράπεζες και άλλες εισηγμένες σε μια συγκυρία αρκετά νευραλγική, μετά από εξαιρετικές
ανακοινώσεις 9μήνων και με την οικονομία να πηγαίνει καλά, όπως επιβεβαιώνουν διεθνείς
φορείς παγκοσμίου κύρους, όπως ΟΟΣΑ, Κομισιόν και Ε.Ε.
Τις προηγούμενες ημέρες έγινε μπαράζ επενδυτικών συνεδρίων σε Γενεύη, Πράγα, Παρίσι και
την περασμένη εβδομάδα στο Λονδίνο, όπου έδωσαν το παρόν 38 εισηγμένες, περισσότερες
από κάθε άλλη φορά. Χθες λοιπόν, στη Νέα Υόρκη έλαβε χώρα το συνέδριο της Capital Link
που γίνεται εδώ και πολλά χρόνια. Κατόπιν, οι Έλληνες χτυπάνε το καμπανάκι της λήξης της
συνεδρίασης στο ναό του χρήματος, τη Wall Street.
Πάνω από 20 εισηγμένες ταξίδεψαν στη Νέα Υόρκη. Το παρών έδωσαν και οι τέσσερις
συστημικές τράπεζες, αλλά και εταιρείες όπως Αεροδρόμιο Αθηνών, Attica Bank, Attica Group,
Avax, Dimand, Ελλάκτωρ, ΕΥΔΑΠ, ΕΧΑΕ, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, HelleniQ Energy, Ideal, Ακτωρ,
Lamda, Metlen, ΔΕΗ και Trastor.
Γενναιόδωρος με την Ελλάδα είναι ο γερμανικός οίκος Scope Ratings που πέρυσι, το 2023
ήταν ο πρώτος που «έσπασε» το ταμπού και έδωσε επενδυτική βαθμίδα στη χώρα, ενώ την
περασμένη Παρασκευή προχώρησε στην αναβάθμιση της αξιολόγησης της Ελλάδας στη
βαθμίδα πιστοληπτικής αξιολόγησης BBB (από ΒΒΒ- στην προηγούμενη αξιολόγηση του
Ιουλίου). Έτσι, ανέβασε τη χώρα μας πιο ψηλά στο investment grade και διατήρησε το outlook
σταθερό.
Ο γερμανικός οίκος αξιολόγησης είναι ο πρώτος που ανοίγει τον δρόμο σε υψηλότερες
αξιολογήσεις για την Ελλάδα, ενώ ήταν και ο πρώτος που έδωσε την επενδυτική βαθμίδα, ως
προπομπός για τις κινήσεις των μεγαλύτερων οίκων.
Σύμφωνα με τον γερμανικό οίκο, η αναβάθμιση της ελληνικής οικονομίας αντικατοπτρίζει την
προσδοκία για συνεχή μείωση του δείκτη χρέους (χρέος/ΑΕΠ) τα επόμενα χρόνια, η οποία
οφείλεται στην ευνοϊκή δυναμική του χρέους, παράλληλα με τα ισχυρότερα από τα
αναμενόμενα πρωτογενή δημοσιονομικά πλεονάσματα.
Η ανθεκτικότητα του τραπεζικού συστήματος ενισχύεται από την πρόοδο στη μείωση των μη
εξυπηρετούμενων δανείων (NPEs), τις ιδιωτικοποιήσεις συστημικών τραπεζών και τη σταδιακή
απόσβεση των αναβαλλόμενων φορολογικών πιστώσεων (DTC) στους τραπεζικούς
ισολογισμούς. Επιπλέον, η υιοθέτηση διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων και επενδύσεων, η
μείωση των μακροοικονομικών ανισορροπιών και η διαρκής υποστήριξη από τα ευρωπαϊκά
θεσμικά όργανα, ενισχύουν τη μακροοικονομική βιωσιμότητα και την ανάπτυξη.
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don't even ask don't even ask don't even ask don't even ask “Κόσμος” στη Ν.Υόρκη,
στο top 5 το ΔΑΑ, προς Λονδίνο ο Πατέλης-ποιος ο διάδοχος, άπαιχτος ο Σεπολιώτης,
Elpedison στην Helleniq Energy, οι προσδοκίες για Metlen, το συν της Aegean, προς τα
4 η Πειραιώς και κάτι καλό κυοφορείται (Intralot) don't even ask
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
*Ισορροπία στα ιστορικά υψηλά για τους επενδυτές στην Wall Street. Αύριο, Τετάρτη, θα
δημοσιευτεί η μέτρηση του δείκτη τιμών καταναλωτή για τον Νοέμβριο. Από τους δείκτες που
συνεκτιμάται από τα μέλη της Fed για την επιτοκιακή πολιτική. Στις 17-18 Δεκεμβρίου η
συνεδρίαση, τελευταία για το 2024. Τα στοιχήματα για μείωση επιτοκίων κατά 25 μονάδες
βάσης εκτινάχτηκαν στο 89% μετά τα στοιχεία που έδειξαν την Παρασκευή ότι το ποσοστό
ανεργίας αυξήθηκε στο 4,2% τον Νοέμβριο. Η Citigroup αναθεώρησε την πρόβλεψή της και
αναμένει τώρα μείωση επιτοκίων κατά 25 μονάδες βάσης αντί για 50 που ανέμενε
προηγουμένως. Η μετοχή της Nvidia υποχωρεί πάνω από 2,5% καθώς οι ρυθμιστικές αρχές
της Κίνας ανακοίνωσαν ότι ξεκινούν έρευνα κατά της εταιρείας για πιθανή παραβίαση του
νόμου κατά των μονοπωλίων.
*Στα καθ’ ημάς, σε 3 εξελίξεις εστίασε το team της DeA.
-Τέλος στη χορήγηση ασύλου σε Σύρους πρόσφυγες βάζει η κυβέρνηση. Η Ελλάδα διακόπτει
την εξέταση 9.000 αιτημάτων Σύρων για χορήγηση ασύλου, μετά την ανατροπή του προέδρου
Μπασάρ αλ Άσαντ, σημειώνουν πηγές της ελληνικής κυβέρνησης.
-η HelleniQ Energy αποκτά το 100% της Elpedison. Η εταιρεία περνά στα χέρια της Helleniq
Energy, χωρίς οι Ιταλοί της Edison να υποβάλουν προσφορά. Στα 164 εκατ. ευρώ το τίμημα,
που μπορεί να φτάσει και τα 194 εκατ. ευρώ, και
-Παραιτήθηκε ο Αλέξης Πατέλης από σύμβουλος του πρωθυπουργού. Ενημέρωσε τον
Πρωθυπουργό για την πρόθεσή του -μετά από μια πενταετία- να ολοκληρώσει στο τέλος του
έτους το έργο του στην Προεδρία της Κυβέρνησης, έγραψε σε ανάρτηση στο Facebook.
Σύμφωνα με πληροφορίες, δεν έχει κλείσει κάποια άλλη θέση. Δύο σημειώσεις της στήλης, ο
Α.Π μάλλον προς Λονδίνο πηγαίνει, πιθανότατα σε ρόλο συμβούλου (συν καθηγητή; ), κάτι
που είχε διαφανεί από την προηγούμενη εβδομάδα- όταν στο πλαίσιο του road show της
Morgan Stanley/Λονδίνο ακολούθησε δικό του πρόγραμμα παρουσιάσεων, επαφών κ.λ.π. Εξ’
όσων μας μετάφεραν IR μεγάλων επιχειρήσεων. Για διάδοχο του, η καλύτερη επιλογή- κατά
την εκτίμηση παραγόντων με γνώση- θα ήταν ο Μιχαήλ Αργυρός/Συμβούλιο Οικονομικών
Εμπειρογνωμόνων. Μακάρι να επιβεβαιωθούν…θα ήταν μία εξαιρετική επιλογή του Κυριάκου
Μητσοτάκη. Απ’ ότι μαθαίνουμε και σας μεταφέρουμε από την προηγούμενη εβδομάδα, ο ΠΘ
πηγαίνει σε σαρωτικό ανασχηματισμό. Κρατήστε το, οι εκπλήξεις θα κάνουν αίσθηση. Οι
τραπεζίτες θα ήθελαν έναν “δικό” τους στην Συντάγματος, ή καλύτερα για να μην σας
μπερδεύω έναν ex δικό τους. Κομματάκι δύσκολο όμως, έτσι όπως την πηγαίνει την κόντρα το
Μαξίμου. Λέτε να υπάρξουν αλλαγές και στο “ενεργειακό”; θα είχε ενδιαφέρον.
*Στην περίπτωση της HelleniQ Energy το χθεσινό 3,41% στα 7,746 ευρώ (με συναλλαγές 219
χιλ. τμχ) ήταν contrarian στον κανόνα “αγόραζε στην φήμη-πούλα στην είδηση”. Δηλαδή στην
ανακοίνωση της είδησης δεν βγήκαν πωλήσεις, αλλ΄ αντιθέτως σημαντικές αγορές και σε
υψηλότερες τιμές, γιατί; Μήπως τοποθετήθηκε “προεξοφλητικό χρήμα” ενόψει της επόμενης
φάσης του ευρύτερου μετασχηματισμού; Θα δείξει.
*Περίμενα, εδώ και καιρό την παραίτηση του Αντώνη Βαρθολομαίου. Από τα old school
στελέχη της “παλαιάς” τραπεζικής, νουνεχής, μεθοδικός και αξιοπρεπής. Ελάχιστα του show
off, για αυτό και η εκτίμηση.
*Μου άρεσε το χθεσινό 1,29% στα 10,18 ευρώ της μετοχής της AEGEAN. Αργότερα είδα και το
Δ.Τ με την προσθήκη νέων προορισμών. Ερμπίλ στο Ιράκ (καιρός ήταν) και
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Μπακού/Αζερμπαϊτζάν. Καιρό τώρα επέμενα πως, η μεγαλύτερη αεροπορική της χώρας δεν
είναι απλά μία εταιρεία. Είναι πολλά περισσότερα, πρεσβευτής των “ελληνικών χρωμάτων” (και
συμφερόντων), μέσο “επίδειξης ήπιας ισχύος/σημαίας” και ως τέτοια για την προσθήκη του
Ερμπίλ και μόνο, τα εύσημα (ξέρουν εκείνοι…). Θα περιμένω τον επόμενο κύκλο
εξάπλωσης-Δελχί, Αντίς Αμπέμπα, Λάγγος κ.λ.π. Με την Ryanair οι δύο καλύτερες (στην τελική
γραμμή ισολογισμού) πανευρωπαϊκά. Από τα under value stocks του FTSE25.
*Cenergy Holdings, Sarantis, ΚΡΙ ΚΡΙ, έκαναν αίσθηση στο Λονδίνο. Οι πρώτες δύο έχουν
κοινό παρονομαστή/αγορά των ΗΠΑ. Ο Sarantis σταθερή εξάπλωση και εδραία βάση στην
Πολωνία, την ταχύτερα αναπτυσσόμενη οικονομία της Ευρώπης.
*Στα 32,96 ευρώ, με 1,80% και συναλλαγές 191 χιλιάδες τμχ η μετοχή της Metlen. Όσοι
τοποθετήθηκαν από τα 30 ευρώ έχουν καλό upside.
*Στα 0,974 ευρώ με 0,62% και συναλλαγές 755 χιλιάδες τμχ η μετοχή της Intralot. Σε αυτή την
περίπτωση, κάτι πολύ καλό κυοφορείται. Περισσότερα, ενόσω θα επιβεβαιώνονται οι
πληροφορίες.
*Ποια Παρασκευή και 13, σύμφωνα με το Reuters τέλος της εβδομάδας η Αθήνα αποπληρώνει
πρόωρα δάνεια 7,9 δισ. (διακρατικά του πρώτου μνημονίου). Νομίζω και χθες αναφερόμουν
στον Βασίλη Γούλα και στην ομάδα της Ομήρου/ΟΔΔΗΧ. Άπαιχτο το team του Σεπολιώτη…
*Ξεκίνησε, από εχθές το road show της Capital Link. Ο Πρωθυπουργός, θα παρέμβει
(webcast) και θα αναφερθεί στην πορεία μετά την αναβάθμιση (Scope Ratings), ενώ για τις
προοπτικές θα μιλήσουν και στελέχη των Barclays, Goldman Sachs, Eurobank και  Τράπεζας
Πειραιώς. Συμμετέχουν: Alpha Bank, ΕΧΑΕ, ΔΑΑ, Attica Bank, ΕΥΔΑΠ, Attica Group, AVAX,
Dimand, ΕΛΛΑΚΤΩΡ, Eurobank, ΓΕΚΤΕΡΝΑ, HelleniQ Energy, Ideal Holdings, ΆKTOR,
Lamda Development, Metlen, Εθνική Τράπεζα, Τράπεζα Πειραιώς, ΔΕΗ και Trastor.
*Πάνω από τα 7,55 ευρώ του placement η μετοχή της Εθνικής. “Απεγκλωβίστηκαν” πολλοί,
είναι και ορισμένοι από τα 7,94 ευρώ, άντε να καλυφθούν και αυτοί.
*Προς τα 4 ευρώ η Πειραιώς.Σε εξέλιξη ανάλογο εγχείρημα.
*ΔΑΑ “Ελευθέριος Βενιζέλος”, με αύξηση 10,1% σε ετήσια βάση κατέλαβε μία θέση μεταξύ των
πέντε κορυφαίων αεροδρομίων που υποδέχονται κάθε χρόνο από 25 έως 40 εκατ. επιβάτες.
Στην κορυφή της σχετικής κατηγορίας βρέθηκε η Βουδαπέστη (+19,8%) και ακολούθησαν
Πράγα (+14,7%),  Αλικάντε (+13,3%) και Μιλάνο-Μαλπένσα (+13,3%). Σύμφωνα, δε, με τα
στοιχεία του Διεθνούς Συμβουλίου Αεροδρομίων της Ευρώπης (ACI Europe), το αεροδρόμιο
της ελληνικής πρωτεύουσας κατέγραψε τον Οκτώβριο τις υψηλότερες επιδόσεις σε σχέση με
τα προ πανδημίας επίπεδα, πετυχαίνοντας 30,9% υπέρβαση. 
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Η συνάντηση (στις ΗΠΑ) που έφερε την παραίτηση Πατέλη, ο ανασχηματισμός στο
Μαξίμου, οι επόμενες αποχωρήσεις από την κυβέρνηση και το σενάριο Στουρνάρα για
την Προεδρία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Πώς αποφάσισε να παραιτηθεί ο Πατέλης
Πριν από καμπόσο καιρό σας είχα γράψει ότι υπήρχε σοβαρό ενδεχόμενο ο επί χρόνια
σύμβουλος στα οικονομικά του πρωθυπουργού, Αλεξ Πατέλης, να ολοκλήρωνε τον κύκλο του
στην κεντρική κυβέρνηση. Αυτό που συνέβη δηλαδή χθες και προκάλεσε (όπως κατάλαβα)
έκπληξη σε όσους αρέσκονται στην αντιγραφή, αλλά έχουν δυσανεξία στο ρεπορτάζ και την
άντληση της πληροφορίας. Ο Πατέλης είχε αποφασίσει εδώ και καιρό να κλείσει τον κύκλο που
άνοιξε το ‘19, αποδεχόμενος πρόταση του προέδρου Μητσοτάκη να συμμετέχει στον σκληρό
πυρήνα των συνεργατών του. Και αποφάσισε να κλείσει τον κύκλο από τη στιγμή που δεν
ήθελε να πολιτευτεί. Η αλήθεια είναι ότι έκανε κάποιες τέτοιες πονηρές σκέψεις, αλλά τελικώς
πήρε την απόφαση να συνεχίσει να κάνει αυτό που ξέρει καλά. Για όσους γνωρίζουν το σχετικό
παρασκήνιο, είχε κάνει μια σχετική κουβέντα (εδώ και καιρό) με τον αρχηγό Κυριάκο, ο οποίος
είναι αλήθεια ότι εκτιμούσε απεριόριστα και τη συμβολή και τις ικανότητες του επί χρόνια
συνεργάτη του. Παρά το γεγονός ότι ο Πατέλης είχε αποφασίσει, εκείνο που έμενε ήταν ο
χρόνος που θα δημοσιοποιούνταν το συναινετικό διαζύγιο. Η διαρροή που κυκλοφόρησε
οδήγησε στην επίσπευση και τη δημοσιοποίηση μέσω ανάρτησης από τον επί χρόνια
οικονομικό σύμβουλο του αρχηγού Κυριάκου.
Οι συναντήσεις με τους τέσσερις του Μαξίμου
Όπως με ενημέρωσε ένας τύπος που προσέχει τη γάτα στο Μαξίμου, ο Πατέλης εκτός από τον
Μητσοτάκη, ενημέρωσε πρωτογενώς και τέσσερις ανθρώπους με τους οποίους είχε
οικοδομήσει πέραν της συνεργασίας και στενή προσωπική σχέση. Ο λόγος για τους
υπουργούς Επικράτειας Σκέρτσο και Βορίδη, τον υφυπουργό  παρά τω Πρωθυπουργό Γιώργο
Μυλωνάκη και τον «γείτονά» του στο τραπέζι του πρωινού καφέ Θανάση Νέζη. Όπως έμαθα
και στους τέσσερις πέραν όλων των άλλων προκάλεσε εντύπωση η ευπρέπεια με την οποία
συμπεριφέρθηκε, αλλά κυρίως το γεγονός ότι αποφάσισε ο ίδιος να κλείσει τον κύκλο που
άνοιξε το ‘19.
Το βιβλίο και το ταξίδι στη Ζιμπάμπουε
Πάμε τώρα σε κάτι αλλά που έπαιξαν ρόλο στην απόφαση του Πατέλη να διακόψει (μόνος του)
την πολιτική του καριέρα. Πριν από ένα εξάμηνο σ΄ ένα ταξίδι που πραγματοποίησε στην
Αμερική, ανάμεσα στους άλλους, συνάντησε και τον πρώην εργοδότη του Bill Dudley (πρώην
επικεφαλής οικονομολόγος της Goldman Sachs και πρώην αντιπρόεδρος της Fed) . Όταν τον
ενημέρωσε για τον χρόνο που βρίσκεται στη συγκεκριμένη θέση, αυτός τον συμβούλεψε να
παραιτηθεί άμεσα, αφού όπως του είπε το χρονικό διάστημα που παραμένεις σε αυτές τις
θέσεις δεν θα πρέπει να ξεπερνά τα τρία χρόνια. Από επαγγελματική και μόνο διαστροφή
προσπάθησα (αν και βρίσκομαι στο Άγιο Όρος) να μάθω τι θα κάνει από δω και πέρα ο
Πατέλης. Η αλήθεια είναι ότι δεν τα κατάφερα, αφού τα μόνα που συνέλεξα ως πληροφορίες
είναι ότι θα πραγματοποιήσει ένα ταξίδι ξεκούρασης στη Ζιμπάμπουε, χώρα καταγωγής του
συζύγου του. Υποθέτω ότι δεν θα είναι ο μόνος, άρα ούτε και ο τελευταίος προορισμός. Από
κει και πέρα ο Αλεξ, έχει ξεκινήσει να γράφει ένα βιβλίο για την Ελλάδα της ευμάρειας, που
κατάφερε να σταθεί στα πόδια της και να αποτελεί παράδειγμα προς μίμηση. Εξ όσων
κατάλαβα το πόνημα τελεί υπό την έγκριση του προέδρου Μητσοτάκη και είναι το πρώτο που
δεν πραγματώνεται αποκαΐδια, αλλά δίνει μια αισιόδοξη νότα για την οικονομία και κατ’
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επέκταση για τη χώρα.
Το σενάριο Στουρνάρα για την Προεδρία
Το γεγονός ότι ο Πατέλης φεύγει ουσιαστικά από το Μαξίμου την 31η Δεκεμβρίου και μετά από
δεκαπέντε μέρες ξεκινά η διαδικασία εκλογής του νέου Προέδρου της Δημοκρατίας, είναι
αλήθεια ότι στάθηκε αφορμή για να τροφοδοτηθεί και μια σεναριολογία που τον ήθελε να
διαδέχεται τον Στουρνάρα στην ΤτΕ. Για να «εξυπηρετηθεί» η συγκεκριμένη προοπτική
απαραίτητη προϋπόθεση είναι το πρόσωπο που τελικά θα επιλέξει ο πρόεδρος Μητσοτάκης
να ακούει στο ονοματεπώνυμο Γιάννης Στουρνάρας.
! Πάντως από τα λίγα που σκαμπάζω οι έξω (Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα) ένα βιογραφικό
τύπου Πατελη το βλέπουν όμορφο και είναι από αυτά που τους ενθουσιάζουν. Από την άλλη ο
Στουρνάρας κάνει σκληρό λόμπινγκ για να μαζέψει Σαμαρικούς και Πασόκους για να δώσει
στον Μητσοτάκη επιλογή με πάνω από 200 ψήφους (ίσως πιο εύκολα και από τον Παπαδήμο).
Αλλά ακόμη κι αν δεν του κάτσει η Προεδρία ήδη συζητάει για την αντιπροεδρία της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, κατά συνέπεια όπως και να ‘χει η θέση του διοικητή αργά η
γρήγορα θα χηρέψει.
Ανασχηματισμός στο Μαξίμου
Υποθέτω ότι οι πιστοί αναγνώστες της στήλης θα έχετε κρατήσει κάτι δημοσιεύματα που έχω
γράψει και σχετίζονται με κάτι (άλλες) πληροφορίες σύμφωνα με τις οποίες ο πρόεδρος
Μητσοτάκης, ανεξάρτητα από όλα τα υπόλοιπα έχει αποφασίσει να αναδιατάξει τον χάρτη των
συνεργατών του, εντός Μαξίμου. Η εξέλιξη με την παραίτηση Πατέλη, έχω την αίσθηση ότι
κινείται προς τη συγκεκριμένη κατεύθυνση. Μάλιστα κατά το αμέσως προσεχές διάστημα δεν
αποκλείεται με αφορμή και τον επικείμενο ανασχηματισμό να δούμε κι άλλες αλλαγές, που θα
κινούνται προς την κατεύθυνση της οικοδόμησης ενός νέου μοντέλου διοίκησης στην κεντρική
κυβέρνηση. Επειδή δεν θέλω να χαλάσω το εορταστικό κλίμα των ημερών, θα αποφύγω να
αναφερθώ σε ονόματα και να δώσω διευθύνσεις. Απλά θα επιμείνω στην πληροφορία
σύμφωνα με την οποία ο αρχηγός Κυριάκος έχει αποφασίσει να αλλάξει σχεδόν τα πάντα στο
Μαξίμου. Εδώ που τα λέμε και άργησε, δεδομένου ότι και ίδιος ήταν θιασώτης της θεωρίας ότι
ένα στέλεχος θα πρέπει να βρίσκεται στη θέση του, το πολύ τέσσερα χρόνια.
Και νέα αποχώρηση
Αν και δεν μου μιλάει άνθρωπος ούτε ζωγραφιστός από το Μαξίμου, παρόλα αυτά κάτι
καταφέρνω να μαθαίνω, άλλοτε από τον φίλο μου της πλαϊνής πόρτας, άλλοτε από την
περιφερειακή πηγή και εσχάτως από τους κτηνιάτρους που πηγαίνουν τον Πίνατ και τη γάτα
συγκάτοικό του. Το τελευταίο νέο που έφτασε στ΄ αυτιά μου, σχετίζεται με το ενδεχόμενο μιας
(ακόμη) οικειοθελούς αποχώρησης από την κεντρική κυβέρνηση. Επίσης μαθαίνω ότι δυο
κυβερνητικά στελέχη (που μετέχουν στην κυβέρνηση) αντιμετωπίζουν είτε οι ίδιοι, είτε
συγγενικά τους πρόσωπα θέματα υγείας.
Το σενάριο της παραίτησης Στυλιανίδη
Ένα από τα πρόσωπα που εκτιμά ο πρόεδρος Μητσοτάκης και συχνά πυκνά συζητά μαζί του
για διάφορα θέματα που δεν περιορίζονται σε αυτά του υπουργείου Ναυτιλίας, είναι ο Χρήστος
Στυλιανίδης. Ο Κύπριος πολιτικός με τον οποίο γνωρίζεται χρόνια ο πρωθυπουργός ανάμεσα
στα πολλά που κουβεντιάζει μαζί του, είναι τα του Κυπριακού, των σχέσεων με την Τουρκία και
φυσικά τα ευρωπαϊκά. Τα αναφέρω όλα αυτά για να σας δώσω την είδηση σύμφωνα με την
οποία πριν από κάνα εικοσαήμερο ο υπουργός Στυλιανίδης σε συνάντηση που είχε με τον
Μητσοτάκη, τον ενημέρωσε για τις σκέψεις που κάνει να παραιτηθεί προκειμένου να
διεκδικήσει στις επόμενες προεδρικές εκλογές την Προεδρία της Κύπρου. Αν και δεν το έχει
ακόμη αποφασίσει, το πιθανότερο σενάριο τον θέλει να επιχειρεί το συγκεκριμένο βήμα. Αυτό
σημαίνει ότι το αργότερο μέχρι τον Μάιο θα πρέπει να έχει εγκαταλείψει τα της Ελλάδας,
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αρχίζοντας ν΄ ασχολείται με τα της Κύπρου.
Ο Κασσελάκης καταγγέλλει τους καναλάρχες
Έχω έναν φίλο που τους τελευταίους μήνες έχει (σχεδόν) ενθουσιαστεί με το ηγετικό μεγαλείο
του έκπτωτου Κασσελάκη. Κάθε μέρα λοιπόν, λες και είναι κάτι σαν πρωινός καφές, σπεύδει
να μ΄  ενημερώσει για τα όσα έχει κάνει ο πρόεδρος του Κινήματος Δημοκρατίας, αλλά κυρίως
για εκείνα που σχεδιάζει να κάνει στο μέλλον. Έτσι χθες με πληροφόρησε ότι ο αρχηγός
Stefanos, είναι σχεδόν εξοργισμένος με τους καναλάρχες επειδή (λέει) τον έχουν «κόψει» από
τα κανάλια τους. Βλέπετε έχοντας συνηθίσει να είναι κάθε μέρα σε δυο κανάλια, τώρα
αισθάνεται κάπως άβολα που βγαίνει μόνο σε ένα. Φυσικά αυτό που δεν έχει υπολογίσει είναι
ότι αν δουν οι καναλάρχες ότι το άλογο εξακολουθεί να παραμένει κουτσό σε λίγο δεν θα
βγαίνει ούτε στο ΑΡΤ του Καρατζαφέρη.
Η μια και μόνη αλήθεια για τη Συρία με υπογραφή Λαφαζάνη
Και ο κάθε πικραμένος που μέχρι χτες είχε μεσάνυχτα του τι συνέβαινε στη Συρία, ξαφνικά
έγινε ο φωτεινός παντογνώστης για όσα δεν γνωρίζουμε. Εγώ θα σας παραπέμψω στην πιο
νηφάλια εκτίμηση που έπεσε στην αντίληψή μου και  είναι η εξής: «Ο τουρκοτζιχαντισμός σε
στενή σύμπλευση με τον αμερικανοισραηλινό άξονα επελαύνουν για να κατατεμαχίσουν τη
Συρία και να τη θέσουν υπό τον έλεγχο ενός μαύρο σκοταδισμού και μιας νέας
αποικιοποίησης». Και αν δεν σας ικανοποίησε πλήρως η ανάλυση αυτή, υπάρχει και συνέχεια:
«Κυβέρνηση και ελληνικό πολιτικό κατεστημένο, σε μια Ελλάδα δοσιλογική και υπό ιδιόμορφη
κατοχή, συντάσσονται  κατά τραγικό τρόπο με τους τουρκικούς και αμερικανοϊσραηλινούς
σχεδιασμούς». Αυτά είπε ο πιο αμιγής μέχρι σήμερα εκπρόσωπος του Πούτιν στην Ελλάδα, ο
Παναγιώτης Λαφαζάνης. Προφανώς επενδύει σε μια επιστροφή, κάποια στιγμή, του δικτάτορα
Άσαντ, που βρήκε άσυλο στην «ελεύθερη» Ρωσία. Τα έχει χάσει για τα καλά ο (πρώην)
σύντροφος…
Ο Αλέξης του 1% και η πόρτα από τους «συντρόφους»
Ο Αλέξης Χαρίτσης της Νέας Αριστεράς επανήλθε χτες με το «καμμένο χαρτί» Ράμμου για την
Προεδρία της Δημοκρατίας και κάλεσε τους Ανδρουλάκη, Κουτσούμπα, Κωνσταντοπούλου και
Φάμελλο να στηρίξουν κοινή υποψηφιότητα. Ήδη ο Ανδρουλάκης, αλλά και ο Φάμελλος του
έδειξαν πόρτα, το ΚΚΕ επίσης καθώς ο βουλευτής Καραθανασόπουλος δήλωσε στη Βουλή
πως το ΚΚΕ θα καταψηφίσει οποιαδήποτε πρόταση έρθει. Για τη Ζωή δεν βάζω το χέρι μου
στη φωτιά, αλλά και αυτή δήλωσε ότι η Πλεύση Ελευθερίας έχει έτοιμη πρόταση για πρόσωπο,
αλλά την κρατά μυστικό μέχρι να έρθει η ώρα. Συμπέρασμα: Καλύτερα ο Αλέξης Χαρίτσης να
κοιτάξει πώς το κόμμα του δεν θα εξαϋλωθεί σύντομα, καθώς χτες η ALCO το μέτρησε στο 1%,
παρά να κάνει βαρύγδουπες προτάσεις στο βρόντο.
Χουλιαράκης παντός καιρού
Εκδήλωση για το νέο του βιβλίο με τίτλο «Πριν και μετά τη Μεταπολίτευση» κάνει αύριο ο
Γιώργος Αλογοσκούφης. Μέχρις εδώ μια χαρά, καθώς ενδέχεται να μάθουμε και κάτι
παραπάνω για τα έργα και τις ημέρες του, όταν ήταν υπουργός Οικονομικών, λίγο πριν από
την κρίση. Ωστόσο έχει ενδιαφέρον ότι, εκτός από τον «πράσινο» πρώην υπουργό Νίκο
Χριστοδουλάκη, θα μιλήσει και ο οικονομικός σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδας- και,
επίσης, άτυπος σύμβουλος του Τσίπρα- Γιώργος Χουλιαράκης, που έχει γίνει κάτι σαν
μαϊντανός σε εκδηλώσεις παντός καιρού-από το Ινστιτούτο Τσίπρα μέχρι τον πρώην υπουργό
επί κυβέρνησης Καραμανλή του Β’…
Πωλείται διαφημιστική εταιρεία
Μετά την πρόσφατη πώληση της V+O μαθαίνω ότι κρούσεις για την εξαγορά της εταιρείας του,
έχει δεχτεί ιδιοκτήτης εταιρείας επικοινωνίας, ο οποίος επί πέντε χρόνια προσπαθούσε να κάνει
το θαύμα και όπως αποδεικνύεται το έκανε. Μιλάμε για μια επιχείρηση με θετικούς δείκτες και
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πολύ μεγάλο ανεκτέλεστο. Το σημαντικότερο που έχει η πολύφερνη νύφη είναι ότι τα τελευταία
χρόνια κατάφερε να επιτύχει εξειδίκευση που θα τη ζήλευαν οι περισσότεροι του χώρου. Από
τις πληροφορίες που έφτασαν στ΄ αυτιά μου, για τη συγκεκριμένη νύφη υπάρχουν δυο γαμπροί
που έχουν εκδηλώσει ενδιαφέρον για ν΄ ανέβουν μαζί της τα σκαλιά της εκκλησίας.
Η Ελλάδα υποψήφια για τα Βραβεία Κινηματογράφου
Πληροφορίες αναφέρουν πως η Αθήνα έχει καταθέσει σοβαρή υποψηφιότητα για να αναλάβει
τα Ευρωπαϊκά Βραβεία Κινηματογράφου του 2026, με την ανάληψη να έχει σχεδόν κλειδώσει.
Την προσπάθεια συντονίζει εκ μέρους της χώρας, σύμφωνα με πληροφορίες, το νεοσύστατο
Ελληνικό Κέντρο Κινηματογράφου, Οπτικοακουστικών Μέσων και Δημιουργίας Creative
Greece και ο διευθύνων σύμβουλος του Λεωνίδας Χριστόπουλος.
Ωστόσο, ο Δήμαρχος της Αθήνας, Χάρης Δούκας, δεν φρόντισε να κρατήσει ούτε τους τύπους,
και τη Δευτέρα το πρωί μέσω ανάρτησης του φρόντισε να οικειοποιηθεί την πρωτοβουλία της
κυβέρνησης, η οποία χρειάστηκε κόπο και χρόνο να υλοποιηθεί.
Επιτυχία Σιάμισιη
Με ξεκάθαρη στρατηγική χωρίς τυμπανοκρουσίες και δηλώσεις ο Σιάμισιης (αυτός ο υπέροχος
Κύπριος) έκανε ματ στους Ιταλούς, παρά τις βεβαιώσεις τους ότι ενδιαφέρονταν σοβαρά για
την ELPEDISON. Όχι μόνο την πήρε σε πολύ καλή τιμή αλλά και με την πρώτη προσφορά (οι
Ιταλοί δεν έκαναν καν αντιπροσφορά μήπως και ανεβάσουν κι άλλο το αντίτιμο)…. Άλλη μια
μεγάλη επιτυχία του Κύπριου που αν κλείσει και την πώληση της ΔΕΠΑ, τότε μιλάμε για δυο
μεγάλα deal που αλλάζουν εντελώς τα δεδομένα για τη HELLENiQ ENERGY. Κι όταν
αλλάζουν τα δεδομένα σε τόσο μεγάλες εταιρείες, μπορεί και να ανοίγουν ακόμη περισσότερο
την όρεξη σε επίδοξους επενδυτές τύπου Μυτιληναίου.
Βαρύ πακέτο για τις τράπεζες
Βαρύ θα είναι το πακέτο που αναμένεται να ανακοινώσει η κυβέρνηση στη Βουλή και στη
συζήτηση για τον προϋπολογισμό. Πληροφορήθηκα ότι ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, Κωστής Χατζηδάκης, συναντήθηκε (όχι απαραιτήτως δια ζώσης) με τους CEOs
των τεσσάρων μεγάλων τραπεζών (με τον καθένα ξεχωριστά) την περασμένη Παρασκευή και
χθες. Το νομοθετικό πακέτο μέτρων της κυβέρνησης θα εστιάζει στις προμήθειες που
χρεώνουν οι τράπεζες σε καθημερινές συναλλαγές, αλλά και στα εμβάσματα. Ακούω ότι
τεχνικά κλιμάκια των δύο πλευρών έχουν αναλάβει να μελετήσουν και το τι θα γίνει με τα
ακίνητα των τραπεζών. Στο ζήτημα αυτό τα συμφέροντα συγκλίνουν. Γιατί όσο θέλει η
κυβέρνηση να πέσουν στην αγορά τα 21.000 ακίνητα που έχουν στους ισολογισμούς τους οι
τράπεζες, άλλο τόσο θέλουν και οι ίδιες να ξεφορτωθούν το ταχύτερο το απόθεμα, αφού
πρόκειται για δέσμευση που έχουν αναλάβει έναντι του SSM. Όταν, όμως από τη στιγμή που
ένα ακίνητο καταλήγει στην τράπεζα από πλειστηριασμό και περνάνε έως και τρία χρόνια για
να μπορέσει να μεταβιβαστεί, αλλού πρέπει να γίνουν οι διορθωτικές κινήσεις. Στα
υποθηκοφυλακεία, στα κτηματολόγια (άκουσα και το κουφό, ότι στο κτηματολόγιο Ρόδου οι
υπάλληλοι απεργούν γιατί το κτίριο είναι παλιό και θα πέσει στο κεφάλι τους), στις
εκκρεμοδικίες από ανακοπές που ασκούν οι οφειλέτες (και ποτέ δεν κερδίζουν όταν
εκδικάζονται μετά από χρόνια), στις Εφορίες που μπλοκάρουν τις μεταβιβάσεις (ορθώς γιατί
διαπιστώνουν αυθαιρεσίες στα ακίνητα που δεν έχουν τακτοποιηθεί). Θυμίζω ότι τράπεζες και
servicers έχουν ζητήσει να μπορούν τα ακίνητα να μεταβιβαστούν χωρίς τακτοποίηση και αυτή
να γίνεται σε μεταγενέστερο χρόνο από τον αγοραστή.
Το ταξίδι δεν έχει τελειώσει
Η σημαντική πρόοδος που έχει σημειώσει η ελληνική οικονομία, οι θετικές της προοπτικές και
οι επιχειρηματικές και επενδυτικές ευκαιρίες που προσφέρει, αναδείχτηκαν χθες στο 26ο ετήσιο
συνέδριο Capital Link Invest in Greece στη Νέα Υόρκη. «Μερικά χρόνια πριν, υποσχέθηκα ότι
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η Ελλάδα θα ανακτούσε την επενδυτική βαθμίδα και το πέτυχε πέρυσι. Σήμερα σας λέω ότι η
Ελλάδα είναι σε τροχιά να επιτύχει ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Ελληνικού
Χρηματιστηρίου σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς», είπε σε γραπτό μήνυμά του ο
πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, απευθυνόμενος στους επενδυτές. Ο πρωθυπουργός 
σημείωσε ότι από όταν απευθύνθηκε για πρώτη φορά στο συνέδριο το 2019, παρουσιάζοντας
το όραμα της κυβέρνησής του και καλώντας τους επενδυτές να συμμετάσχουν στην επιτυχία
αυτού του ταξιδιού, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία σταθερά υπεραποδίδουν, οι οικονομικοί
δείκτες ενισχύονται και η Ελλάδα βρίσκεται στην κορυφή των οικονομιών της ευρωζώνης από
πλευράς αύξησης του κατά κεφαλήν ΑΕΠ. Κοντά στο 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
«Το ταξίδι δεν έχει τελειώσει. Σας καλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην
Ελλάδα και να μοιραστείτε τις ανταμοιβές από ένα κράτος που βρίσκεται σε ανοδική τροχιά»,
είπε ο αρχηγός Κυριάκος στους επενδυτές.
Η βράβευση Στουρνάρα
Highlight του συνεδρίου της Capital Link ήταν η βράβευση του διοικητή της Τράπεζας της
Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα για τη συνολική προσφορά του στην Ελλάδα και την καθοριστική
συμβολή του στη διατήρηση της χώρας ως μέλος της Ευρωζώνης. Παραλαμβάνοντας το
βραβείο «2024 Annual Capital Link Hellenic Leadership Award» από τον γνωστό μας
μεγαλοεπενδυτή, Τζον Πόλσον, ο Γιάννης Στουρνάρας απευθύνθηκε στο διακεκριμένο κοινό,
κάνοντας μια σύντομη αναδρομή της σταδιοδρομίας του από την Οξφόρδη μέχρι σήμερα και
ξεχωρίζοντας τις μεγαλύτερες προκλήσεις της καριέρας του (ΟΝΕ, υπουργός Οικονομικών,
διοικητής ΤτΕ, εποχή capital controls κ.λπ.). Μιλώντας για την ανάκαμψη της ελληνικής
οικονομίας σήμερα, ο διοικητής της ΤτΕ τόνισε τις προκλήσεις που αυτή θα έχει να
αντιμετωπίσει στο μέλλον. Αύξηση της παραγωγικότητας, αύξηση επενδύσεων, δημοσιονομική
υπευθυνότητα, διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα, μεταρρυθμίσεις. Για τα παραπάνω, η χώρα
χρειάζεται βασικές συναινέσεις, τόνισε ο Γιάννης Στουρνάρας.
! Περίπου 10,5 δισ. δάνεια που ήταν προηγουμένως κόκκινα, έχουν καταστεί ενήμερα από τις
εταιρείες διαχείρισης μέσω των εργαλείων ρύθμισης, είτε με τον εξωδικαστικό μηχανισμό είτε
διμερώς με τους οφειλέτες. Οι servicers έχουν αυτή τη στιγμή υπό τη διαχείρισή τους μη
εξυπηρετούμενα δάνεια 70 δισ. ευρώ. Τον Οκτώβριο, οι τέσσερις μεγαλύτερες εταιρείες
(Intrum, doValue, Cepal, QQuant) πραγματοποίησαν ρυθμίσεις συνολικής αξίας 287 εκατ.
ευρώ για πάνω από 7.620 οφειλέτες. Η πλειοψηφία αφορούσε στεγαστικά δάνεια για 3 από
τους 4 πιστωτές σε διαφορετικούς τύπους ρύθμισης (δηλ. διμερείς ρυθμίσεις, ρυθμίσεις του
ν.3869, περισσότερο γνωστού ως νόμου Κατσέλη, και ρυθμίσεις του ν. 4605 για την
προστασία της πρώτης κατοικίας). Η εγκρισιμότητα για τους 10 πιστωτές (εταιρείες διαχείρισης
και τράπεζες) με τον μεγαλύτερο αριθμό αιτήσεων τον Νοέμβριο κινήθηκε κατά μέσο όρο στο
65,3%. Τα υψηλότερα ποσοστά εγκρισιμότητας έχουν οι QQuant (93%), Intrum (84%) και
Eurobank (81%).
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“Η Πειραιώς στοχεύει να διαθέσει 40 δισ. ευρώ έως το 2027”
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Oμιλητής στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in Greece» Forum στη Νέα
Υόρκη, ήταν ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς.
Στην ομιλία του με τίτλο «The Greek Banking Sector As A Pillar Of Growth» ανέδειξε
τον καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας,
ενώ παράλληλα ο Χρήστος Μεγάλου δεσμεύθηκε ότι η τράπεζά του θα συνεισφέρει 40 δισ.
ευρώ στην ελληνική οικονομία έως το 2027.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των 7-8 δισ. ευρώ, με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από 2,5 δισ. ευρώ σε
τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία, αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής
νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών.
Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth Management, έχοντας υπό διαχείριση 11
δισ. ευρώ, στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει 32 δισ. ευρώ στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027.
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To discount στην εξαγορά της Elpedison από την HELLENiQ ENERGY, η δικαίωση
Σιάμισιη, τα Εκπαιδευτήρια Δούκα και πως είδαν οι αναλυτές της αποχώρηση Πατέλη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η δικαίωση Σιάμισιη
Όταν στις αρχές του 2024 ο CEO της HELLENiQ ENERGY Ανδρέας Σιάμισιης υποστήριζε πως
έως το τέλος του έτους η εισηγμένη θα έχει ξεκαθαρίσει το τοπίο τόσο σε σχέση με τη ΔΕΠΑ
Εμπορίας όσο και σε σχέση με την Elpedison, ακόμη και οι στενότεροι συνεργάτές του ήταν
επιφυλακτικοί για το εάν οι χρόνιες αυτές εκκρεμότητες θα μπορούσαν να διευθετηθούν τόσο
σύντομα. Ο κ. Σιάμισιης δικαιώθηκε πλήρως. Η HELLENiQ ENERGY αποχωρεί πλέον με
επωφελή τρόπο από τη ΔΕΠΑ Εμπορίας και την ίδια στιγμή γίνεται ο αποκλειστικός μέτοχος
της Elpedison, αγοράζοντας μάλιστα το 50% της εταιρείας από την ιταλική Edison χωρίς
«παζάρια» και με αξιόλογο discount. Και αξίζει να αναφερθούμε σε αυτό. Το τίμημα για το 50%
του μετοχικού κεφαλαίου της Elpedison που θα καταβάλει η HELLENiQ ENERGY ανέρχεται σε
περίπου 164 εκατ. ευρώ, πλέον αναπροσαρμογών, έως του ποσού των 31 εκατ. ευρώ, που
αφορούν σε διαφοροποιήσεις σε συγκεκριμένα στοιχεία του ισολογισμού και ταμειακά
διαθέσιμα. Βάσει των οικονομικών καταστάσεων της Elpedison για το 2023 το Enterprise Value
της εταιρείας ανέρχεται σε 446,6 εκατ. ευρώ. Αυτό σημαίνει πως το τίμημα των 164 εκατ. ευρώ
αντιστοιχεί σε discount 26,57% σε σχέση με το Enterprise Value.
Ακόμη και εάν το τελικό τίμημα διαμορφωθεί σε 195 εκατ. ευρώ η HELLENiQ ENERGY θα
αποκτήσει το 50% της Elpedison με discount 12,67%. Τέλος, μια ακόμη σημαντική
λεπτομέρεια. Μετά τη διευθέτηση των προαναφερόμενων εκκρεμοτήτων η HELLENiQ
ENERGY καθίσταται ο πλέον καθετοποιημένος ενεργειακός όμιλος στη χώρα και ο μοναδικός
με αποκλειστική συμμετοχή (100%) στις θυγατρικές του εταιρείες. Και αυτό μπορεί να μοιάζει
αδιάφορο για τους πολλούς, ωστόσο για τους μελλοντικούς επενδυτές είναι κάτι που δίνει
πρόσθετη αξία στα assets της HELLENiQ ENERGY.
Η αποχώρηση Πατέλη
Τα τελευταία πέντε χρόνια δύο είναι τα πρόσωπα αναφοράς για τους ξένους επενδυτές και
αναλυτές που παρακολουθούν την ελληνική οικονομία. Ο επικεφαλής του Οικονομικού
Γραφείου του Πρωθυπουργού Αλέξης Πατέλης και ο επικεφαλής του Οργανισμού Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους (ΟΔΔΗΧ) Δημήτρης Τσάκωνας. Πλέον, μετά την αποχώρηση του Αλεξ
Πατέλη από το Μέγαρο Μαξίμου στο τέλος του έτους, ο κ. Τσάκωνας θα επωμισθεί όλο το
βάρος αυτής της εκπροσώπησης. Η αλήθεια είναι πως ο κ. Πατέλης είχε ένα ειδικό ρόλο στο
Μαξίμου.
Ήταν το «one stop shop» και o «problem solver» για τους ξένους επενδυτές που ήθελαν να
έχουν έγκαιρη και αξιόπιστη ενημέρωση για τις υποθέσεις τους. Ήταν δηλαδή το πρώτο
πρόσωπο που έπαιρναν τηλέφωνο. Αυτό το ρόλο δεν πρόκειται να τον αναλάβει ο
αντικαταστάτης του κ. Πατέλη, ο νυν πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών
Εμπειρογνωμόνων (ΣΟΕ) Μιχάλης Αργυρού. Διότι απλά δεν είναι πρόσωπο του
περιβάλλοντος του πρωθυπουργού και δεν έχουν την ίδια σύνδεση. Ο Άλεξ Πατέλης
συνδεόταν στενά με τον Κυριάκο Μητσοτάκη και την Μαρέβα Γκραμπόφσκι, ήδη πριν το 2019
και η εμπιστοσύνη στο πρόσωπο του ήταν μεγάλη.
Υποστολή της σημαίας
Αλλά δεν απογοητεύθηκαν μόνον οι ξένοι αναλυτές και επενδυτές με το «exit» του Άλεξ
Πατέλη. Και οι ξένοι δημοσιογράφοι και ανταποκριτές ΜΜΕ σχολίασαν την αποχώρηση του.
Αφενός διότι έχασαν ένα πάντα πρόθυμο σχολιαστή με μεγάλη ευγλωττία και ειδική γνώση της
οικονομικής επικαιρότητας. Αφετέρου διότι η πλειοψηφία των ξένων δημοσιογράφων
συνέδεσαν την αποχώρηση Πατέλη με την δεξιά στροφή που επιχειρεί ο Έλληνας
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πρωθυπουργός, και η οποία μοιάζει να ξορκίζει το φιλελεύθερο παρελθόν του και την ρητορική
για τα δικαιώματα της LGBTQ κοινότητας στην Ελλάδα.
Και ο Άλεξ Πατέλης ήταν η «σημαία» αυτής της πολιτικής, η οποία πλέον υποστέλλεται. Σε
κάθε περίπτωση, όπως συνηθίζεται σε αυτές τις περιπτώσεις πλέον ανθεί και η σπέκουλα για
τον νέο ρόλο που θα αναλάβει ο κ. Πατέλης. Κάποιοι ήδη τον έφεραν να αναλαμβάνει ρόλο
υποδιοικητή στην Τράπεζα της Ελλάδος, άλλοι τον τοποθέτησαν στην προεδρία συστημικής
τράπεζας και άλλοι στην προεδρία του Χρηματιστηρίου Αθηνών. Το τί τελικά θα κάνει θα το
μάθουμε λογικά αφού παρέλθει η «cooling-off period», δηλαδή η υποχρεωτική εξάμηνη
περίοδος «αγρανάπαυσης» που θα ακολουθήσει μετά την αφυπηρέτησή του από το Μέγαρο
Μαξίμου.
Στο επίκεντρο ο Κοντόπουλος
Σίγουρα εκείνος που θα ήθελε τον κ. Πατέλη δίπλα του είναι ο CEO του Χρηματιστηρίου
Αθηνών, Γιάννος Κοντόπουλος, ο οποίος επέστρεψε στην Ελλάδα προ διετίας και ανέλαβε τη
θέση του επικεφαλής στην ΕΧΑΕ, λόγω της προσωπική του φιλίας με τον απερχόμενο
σύμβουλο του πρωθυπουργού. Ο κ. Κοντόπουλος μίλησε χθες μέσω «zoom» στο 26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum, στο οποίο το Χρηματιστήριο Αθηνών ήταν μέγας
χορηγός. Δεν ταξίδεψε στην Νέα Υόρκη διότι αύριο το απόγευμα θα κάνει σημαντικές
ανακοινώσεις σε εκδήλωση του Χρηματιστηρίου. Στις 6 το απόγευμα της Τετάρτης 11
Δεκεμβρίου η Διοίκηση του Χρηματιστήριου Αθηνών διοργανώνει ένα ειδικό event στο οποίο
-σύμφωνα με τις προκλήσεις που εστάλησαν- θα γίνουν ανακοινώσεις που «θα αλλάξουν το
ελληνικό χρηματιστήριο και την ελληνική οικονομία». Μέλλει να φανεί πόσο σημαντικά θα είναι
αυτά που θα ανακοινωθούν από τον κ. Κοντόπουλο…
Τα Εκπαιδευτήρια Δούκα
Τα Εκπαιδευτήρια Δούκα εξασφάλισαν φορολογικές εκπτώσεις για την εταιρική χρήση που
εκτείνεται από την 1η Ιουλίου 2021 έως τις 30 Ιουνίου 2022, με τη Γενική Γραμματεία Έρευνας
και Καινοτομίας του υπουργείου Ανάπτυξης να εγκρίνει και να πιστοποιεί δαπάνες που
αφορούν στις δραστηριότητες επιστημονικής και τεχνολογικής έρευνας της εταιρείας. Σύμφωνα
με τη σχετική βεβαίωση, οι δαπάνες αυτές συνδέονται με έργο καινοτομίας που επικεντρώνεται
στην ανάπτυξη ψηφιακών εφαρμογών για την εκπαιδευτική καινοτομία, παρέχοντας στα
Εκπαιδευτήρια Δούκα τη δυνατότητα να επωφεληθούν από τις φορολογικές εκπτώσεις που
προβλέπονται στον ν. 4172/2013.
Τα Εκπαιδευτήρια Δούκα είχαν κύκλο εργασιών ύψους 13,89 εκατ. ευρώ για τη χρήση που
ολοκληρώθηκε στις 30 Ιουνίου 2023, με ζημίες 497,64 χιλιάδων ευρώ. Αντίστοιχα, στη χρήση
που ολοκληρώθηκε στις 30 Ιουνίου 2022, ο κύκλος εργασιών ανερχόταν στα 13,82 εκατ. ευρώ,
με κέρδη προ φόρων ύψους 182,64 χιλιάδων ευρώ. Σημαντική εξέλιξη για τα Εκπαιδευτήρια
Δούκα αποτελεί η ένταξή τους στον εκπαιδευτικό όμιλο Cognita Europe & US, έναν διεθνούς
φήμης οργανισμό που διαχειρίζεται κορυφαία εκπαιδευτικά ιδρύματα ανά τον κόσμο.
Δες όλες τις ειδήσεις και τα νέα τη στιγμή που συμβαίνουν
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Η αποχώρηση Πατέλη, το βιβλίο, ο διάδοχος και η συνάντηση Μητσοτάκη - Δούκα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το παρασκήνιο της παραίτησης Πατέλη, το τετ α τετ Μητσοτάκη - Δούκα, το τίμημα για την
Elpedison, ρεύμα σε 15πλάσια τιμή, μπουντρούμια και Ferrari στη Συρία, το «ματς» Βλάχου -
Θεοδωρικάκου και η γλώσσα του Eurogroup.
Δεν αποτέλεσε κεραυνό εν αιθρία η παραίτηση του οικονομικού συμβούλου του
πρωθυπουργού, Αλέξη Πατέλη. Ωστόσο, η γνωστοποίηση της απόφασής του να αποχωρήσει
από τη θέση του μέχρι το τέλος του έτους πυροδότησε φήμες, ενώ δεν ήταν λίγοι αυτοί που
έσπευσαν να συνδέσουν την παραίτηση με τις κυβερνητικές εξαγγελίες για παρεμβάσεις στις
τράπεζες. Κάτι που δεν έχει την παραμικρή επαφή με την πραγματικότητα, καθώς η σχετική
απόφαση είχε συζητηθεί και συμφωνηθεί με τον πρωθυπουργό εδώ και αρκετούς μήνες. Ο κ.
Πατέλης τους τελευταίους μήνες είχε βρεθεί στο στόχαστρο πολλών, κυρίως του δεξιού μπλοκ
της Νέας Δημοκρατίας, το οποίο και επιχείρησε να του χρεώσει την κακή εκλογική επίδοση στις
ευρωεκλογές, ενώ και ένα κομμάτι του Μεγάρου Μαξίμου προσπάθησε να τον ψαλιδίσει.
-- Σε όλο αυτό το πολιτικό παιχνίδι ο κ. Πατέλης δεν πήρε μέρος, καθώς δεν είχε και δεν έχει
πολιτικές φιλοδοξίες. Τα πράγματα δυσκόλεψε και ο χαρακτήρας του, καθώς πάντα έλεγε τη
γνώμη του, χωρίς να τα στρογγυλεύει και χωρίς να ενδιαφέρεται για ισορροπίες, γεγονός που
πολλές φορές δημιουργούσε αντιπάθειες και πικρίες.  
-- Με την αποχώρησή του κλείνει ένας κύκλος, δημιουργικός κύκλος κατά κοινή ομολογία,
καθώς εχθροί και φίλοι αναγνωρίζουν τη συμβολή του και τον σέβονταν. Ο ίδιος, στην
ανάρτησή του στα κοινωνικά δίκτυα, ξεχώρισε ως μεγαλύτερο οικονομικό επίτευγμα της
κυβέρνησης την επιστροφή στην επενδυτική βαθμίδα και στη σταθερότητα. Στο μήνυμά του
επανέλαβε ότι «η πατρίδα μας έχει τεράστιες δυνατότητες, και υπό την ηγεσία του Κυριάκου
Μητσοτάκη η χώρα προχωρά με σταθερά βήματα προς ένα καλύτερο μέλλον για όλους».
Υπενθυμίζουμε ότι ο κ. Πατέλης σε συνομιλητές του δήλωνε όχι απλά θαυμαστής, αλλά
οπαδός του Κυριάκου Μητσοτάκη.
-- Ο υπουργός Επικρατείας Άκης Σκέτρσος έγραψε για την παραίτηση Πατέλη: «Στην Ελλάδα
δεν είμαστε συνηθισμένοι κάποιος παρότι -κατά γενική ομολογία- επιτυχημένος στη θέση του
να αποχωρεί από αυτήν επειδή κρίνει ότι έκλεισε ο κύκλος της προσφοράς του, χωρίς να
υπάρχει κάποια κρυφή ατζέντα πίσω από την απόφασή του. Μας το έμαθε και αυτό ο Αλέξης
Πατέλης. Μαζί με πολλά ακόμη που θα αναγνωριστούν στην ώρα τους. Του είμαστε
ευγνώμονες διότι -μεταξύ άλλων- δίνει με το παράδειγμά του, ως ένας καταξιωμένος
επαγγελματίας που άφησε την κανονική του δουλειά για να προσφέρει στη χώρα, και τον
ορισμό του σύγχρονου, υπεύθυνου πατριωτισμού».
-- Είναι βέβαιο ότι ο κ. Πατέλης με την εμπειρία του και το βιογραφικό του θα δεχθεί πολλές
επαγγελματικές προτάσεις, ωστόσο ο ίδιο δεν βιάζεται για το επόμενο βήμα. Για την ακρίβεια,
τα άμεσα σχέδιά του περιλαμβάνουν τη συγγραφή ενός βιβλίου όπου θα καταγράψει τη
διαδρομή αυτών των 5,5 ετών: τις προκλήσεις που αντιμετωπίστηκαν στην οικονομία, τα
επιτεύγματα, τις μεταρρυθμίσεις, βιβλίο που θα το περιμένουμε με μεγάλο ενδιαφέρον.  
Πώς είδε η αγορά την αποχώρηση και ο επόμενος
Μπορεί όλα να έγιναν τακτοποιημένα – συνεννοημένα, με εκατέρωθεν φιλοφρονήσεις, ωστόσο
η αγορά, η οικονομική – επιχειρηματική κοινότητα, δεν είδαν με καθόλου καλό μάτι την
αποχώρηση Πατέλη. Κάτι απολύτως αναμενόμενο, καθώς ο κ. Πατέλης γνωρίζει σε βάθος την
οικονομική λειτουργία, μιλά την γλώσσα των επενδυτών και όλοι οι οικονομικοί παίχτες είχαν
απέναντί τους έναν άνθρωπο που καταλάβαινε, είχε άποψη και το κυριότερο την εμπιστοσύνη
του πρωθυπουργού. Η αποχώρησή του από το Μαξίμου και πολιτικά μεταδίδει ένα όχι θετικό
μήνυμα καθώς από ορισμένους ερμηνεύεται ως κίνηση στροφής προς το κόμμα.
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-- Ο αντικαταστάτης του κ. Πατέλη θα ανακοινωθεί πολύ σύντομα και όλες οι πληροφορίες
συγκλίνουν στην εκτίμηση ότι νέος οικονομικός σύμβουλος του πρωθυπουργού θα αναλάβει ο
Μιχάλης Αργυρού, πρόεδρος του ΣΟΕ και εξαιρετικός οικονομολόγος με μεγάλη εμπειρία.
Αναβάθμιση του ΧΑ «βλέπει» ο Μητσοτάκης
Τη διαβεβαίωση ότι το ελληνικό χρηματιστήριο δεν θα αργήσει να επανέλθει στις ανεπτυγμένες
αγορές έδωσε χθες ο πρωθυπουργός, με το μήνυμά του στο συνέδριο της Capital Link στη Νέα
Υόρκη. «Πριν από λίγα χρόνια», τόνισε ο Κυριάκος Μητσοτάκης, «είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα
θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική βαθμίδα –και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι
εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του
Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς».
Αναφερόμενος στη δημοσιονομική σταθερότητα που έχει επιτευχθεί, ο πρωθυπουργός τόνισε
χαρακτηριστικά: «Από το 2024 έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο
γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%,
δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το
ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες μονάδες. Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα
ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της
ευρωζώνης».
Τετ α τετ Μητσοτάκη - Δούκα
Μέσα σε μία εβδομάδα ο Κυριάκος Μητσοτάκης αποφάσισε να συναντηθεί και με τους δύο
μονομάχους των πρόσφατων εσωκομματικών εκλογών του ΠΑΣΟΚ. Μετά το τετ α τετ της
προηγούμενης εβδομάδας με τον Νίκο Ανδρουλάκη, ο πρωθυπουργός συναντάται σήμερα στο
Μέγαρο Μαξίμου και με τον Χάρη Δούκα, με τη ιδιότητα βεβαίως του δημάρχου της Αθήνας.
Πρόκειται για το δεύτερο κατ’ ιδίαν ραντεβού των δύο ανδρών τους τελευταίους 12 μήνες, αφού
η προηγούμενη συνάντησή τους πραγματοποιήθηκε τον Νοέμβριο του 2023, όταν ο Χάρης
Δούκας είχε μόλις διαδεχθεί τον Κώστα Μπακογιάννη στον δημαρχιακό θώκο της Αθήνας, κατά
την διάρκεια της οποίας εξετάστηκαν οι προτεραιότητες της νέας δημοτικής αρχής, και
ζητήματα όπου η κυβέρνηση και η Τοπική Αυτοδιοίκηση μπορούν να συνεργαστούν προς
όφελος των δημοτών και των κατοίκων της πρωτεύουσας. Ανάλογο θα είναι και το περιεχόμενο
της νέας τους συνάντησης στο πρωθυπουργικό γραφείο, με τον κυβερνητικό εκπρόσωπο να
αναφέρει ότι θα πρόκειται για μια συνάντηση εργασίας μεταξύ των δύο ανδρών.
-- Οι σχέσεις πάντως του Μεγάρου Μαξίμου και της πλατείας Κοτζιά έχουν περάσει από
σαράντα κύματα από την πρώτη κιόλας στιγμή, με αιχμή - αρχικά - την απόφαση της
προηγούμενης δημοτικής αρχής να πεζοδρομηθεί η λεωφόρος Βασιλίσσης Όλγας και τον Χάρη
Δούκα να διαφωνεί ζητώντας να ανοίξει προς χρήση για τα αυτοκίνητα. Από το βήμα της
Βουλής ο Κυριάκος Μητσοτάκης είχε επιμείνει πως «ό,τι πεζοδρομείται δεν ξεπεζοδρομείται»,
τονίζοντας πως «σκοπός μας πρέπει να είναι να κάνουμε τη χρήση του αυτοκινήτου πιο
δύσκολη στο κέντρο της Αθήνας. Αυτό σημαίνει μεγαλύτερη επένδυση στα μέσα μεταφοράς».
-- Η κόντρα Μητσοτάκη - Δούκα είχε συνεχιστεί και λίγο χρονικό διάστημα αργότερα με τον
πρωθυπουργό να κατηγορεί τον δήμαρχο Αθηναίων για τη μη διάθεση κλειστών ακινήτων του
δήμου της πρωτεύουσας. Τότε, στην βεντέτα είχε παρέμβει και ο Νίκος Ανδρουλάκης
απαντώντας με αιχμηρό τρόπο στον Κυριάκο Μητσοτάκη ότι δεν έχει χωνέψει ακόμα την ήττα
Μπακογιάννη.
Ο κώδικας του Eurogroup
Επιστήμη έχει κάνει το Eurogroup την επινόηση στρογγυλεμένων διατυπώσεων, που μερικές
φορές κάνουν τον αναγνώστη να αναρωτιέται αν ζει στον ίδιο κόσμο με τους υπουργούς
Οικονομικών. Βέβαια, δεν πρέπει να παραγνωρίζουμε ότι οι αγορές παρακολουθούν αυτές τις
-συνήθως βαρετές- ανακοινώσεις και υπάρχει πάντα ο φόβος ότι θα ανησυχήσουν, αν το
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Eurogroup ξεφύγει από τις στρογγυλεμένες του διατυπώσεις. Πάντως, η χθεσινοβραδινή
ανακοίνωση που εκδόθηκε μετά τη λήξη της συνεδρίασης των Ευρωπαίων υπουργών ίσως
ξεπερνά όλα τα όρια καθησυχαστικής διάθεσης. Με τον Τραμπ να απειλεί την Ευρώπη με
δασμούς, με τη Γαλλία να έχουμε φτάσει στον Δεκέμβριο και να παραμένει χωρίς
προϋπολογισμό και χωρίς μεσοπρόθεσμο πρόγραμμα, με τη Γερμανία σε προεκλογική
περίοδο και πολύ κοντά σε ύφεση, το Eurogroup καταφέρνει να επινοήσει τόσο γενικές
αναφορές στα σοβαρά προβλήματα, που θα έλεγε κανείς ότι η οικονομία της ευρωζώνης
ελάχιστους κινδύνους διατρέχει. Για τον Τραμπ, για παράδειγμα, αναφέρει μόνο ότι «οι
στρεβλωτικές πρακτικές ορισμένων εμπορικών εταίρων θα μπορούσαν να επηρεάσουν
αρνητικά το παγκόσμιο εμπόριο και την ανάπτυξη». Για τις γαλλικές εκκρεμότητες, στο
ανακοινωθέν σημειώνεται μόνο ότι «προσβλέπουμε στην υποβολή των εκκρεμών
μεσοπρόθεσμων σχεδίων και σχεδίων δημοσιονομικών προγραμμάτων το συντομότερο
δυνατόν».
-- Κατά τα άλλα... όλα καλά. Τονίζεται ότι «η οικονομία της ζώνης του ευρώ έχει επιδείξει
αξιοσημείωτη ανθεκτικότητα, παρά το δύσκολο περιβάλλον των τελευταίων ετών,
αντανακλώντας μια ισχυρή, συντονισμένη και έγκαιρη αντίδραση πολιτικής. Η οικονομική
ανάπτυξη αναμένεται να επανέλθει με μέτριο ρυθμό (...). Αναμένουμε σταδιακή μείωση του
δημόσιου ελλείμματος στη ζώνη του ευρώ και ελαφρά αύξηση του δείκτη δημόσιου χρέους, αν
και θα παραμείνει πολύ κάτω από το ανώτατο επίπεδό του το 2020».
Το τίμημα για την Elpedison
Για την απόκτηση του 100% της Εlpedison από την Helleniq Energy θα διαβάσετε στο σχετικό
ρεπορτάζ του BD. Η στήλη θα ασχοληθεί με το τίμημα που έδωσε η Helleniq Energy, για το
οποίο σημειωτέον δεν υπήρξε αντιπροσφορά από την Ediosn. Όπως έγινε γνωστό, το τίμημα
για το 50% ανέρχεται στα 164 εκατ.  ευρώ το οποίο μπορεί να φτάσει μετά από
αναπροσαρμογές και στα 195 εκατ. ευρώ. Άρα, η Hellenig Energy αποτίμησε το 100% στα 390
εκατ. ευρώ και η Edison το αποδέχτηκε. Η Elpedison έχει δανεισμό 130 εκατ. ευρώ. Έτσι, το
Εnterprise Value (equity και δάνεια) φτάνει στα 520 εκατ. ευρώ και ο λόγος ΕV/EBITDA στο
6,5x. με την παραδοχή πως η Elpedison φέτος θα έχει 80 εκατ. EBITDA (76 εκατ. το 2023).
Κάπου εκεί κάνουν συναλλαγές τα utilities. Λίγο παραπάνω, λίγο παρακάτω αλλά γενικά σε
αυτά τα επίπεδα. Στην περίπτωση της Elpedison, απλώς να επισημάνουμε ότι παρουσιάζει
μεγάλες διακυμάνσεις στην κερδοφορία της.
Διαβεβαιώσεις για τη διασύνδεση
Η κατασκευή του καλωδίου Ελλάδας - Κύπρου θα πραγματοποιηθεί κανονικά, διαβεβαίωσε εκ
νέου ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργο Γεραπετρίτης, σχολιάζοντας τις τουρκικές προκλήσεις
που έχουν θέσει σε κίνδυνο το έργο των 1,9 δισ. ευρώ. Απαντώντας σε επίκαιρη ερώτηση του
ανεξάρτητου βουλευτή Μιχάλη Χουρδάκη για «τις προκλητικές τουρκικές δηλώσεις για το
Αιγαίο με αφορμή το συμβάν στην Κάσο», ο υπουργός Εξωτερικών ανέφερε ότι η ηλεκτρική
διασύνδεσης Κρήτης - Κύπρου και εν τέλει Ισραήλ «αποτελεί ένα αμοιβαίου ενδιαφέροντος
έργο για την Ευρωπαϊκή Ένωση και κατά τούτο χρηματοδοτείται μερικώς από την ΕΕ και έχει
αναδειχθεί σε μείζον έργο για την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Στο πλαίσιο αυτής της λειτουργίας, η
ελληνική κυβέρνηση μέσω της αρμόδιας Υπηρεσίας έχει δώσει άδεια στο ιταλικό πλοίο για να
κάνει τις σχετικές έρευνες και την πόντιση των ηλεκτρικών καλωδίων. Αυτονοήτως τηρώντας
απαρέγκλιτα τα όσα ορίζει ρητώς αναφέρονται στην ελληνική νομοθεσία».
-- Στη συνέχεια ο υπουργός, υπογράμμισε ότι «το έργο αυτό θα συνεχιστεί κανονικά, σύμφωνα
με τα προβλεπόμενα και εγκεκριμένα σχέδιά του από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και σύμφωνα
με τον προγραμματισμό της ίδιας της εταιρείας».
-- Πάντως, στην Αθήνα μπορεί να επαναλαμβάνεται συνεχώς ότι το έργο θα προχωρήσει
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κανονικά, όμως στην Λευκωσία εξακολουθεί να απασχολεί την κυβέρνηση το γεωπολιτικό
ρίσκο. Υπενθυμίζεται ότι η Κυπριακή Δημοκρατία ακόμα δεν έχει λάβει την επενδυτική
απόφαση για τη συμμετοχή της στο έργο.
Ρεύμα 15 φορές ακριβότερο
Για τις τεράστιες αποκλίσεις στις τιμές ηλεκτρικής ενέργειας της Ευρώπης μίλησε η
υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου στο Capital Link στη Νέα Υόρκη χθες. «Για
παράδειγμα, στις 11 Ιουλίου 2024, η ωριαία τιμή ηλεκτρικής ενέργειας στην Ουγγαρία έφτασε
τα €940/MWh, ενώ στην γειτονική Αυστρία ήταν μόλις €61/MWh—μια διαφορά
δεκαπενταπλάσια», ανέφερε η ίδια, προσθέτοντας ότι «αυτό είναι ένα ζήτημα που ο Έλληνας
πρωθυπουργός πιέζει έντονα την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να επιλύσει».
-- Στη συνέχεια η ίδια αναφέρθηκε στους φιλόδοξους στόχους που έχει θέσει η χώρα για το
επόμενα χρόνια. «Μέχρι το τέλος της δεκαετίας, στοχεύουμε το 75% της ηλεκτρικής μας
ενέργειας να προέρχεται από ΑΠΕ. Μέχρι το 2035, το ποσοστό αυτό θα ανέλθει σχεδόν στο
96%.  Για να πετύχουμε αυτούς τους στόχους, προωθούμε νέες μορφές ενέργειας. Η
υπεράκτια αιολική ενέργεια είναι μία από τις βασικές μας προτεραιότητες, με
προγραμματισμένη δυναμικότητα 1,9 GW έως το 2032», επισημαίνει η ίδια. «Επεκτείνουμε την
παραγωγή βιομεθανίου σε 2 TWh έως το 2030 και 3,5 TWh έως το 2040. Παράλληλα,
προχωρούμε σταθερά στην παραγωγή πράσινου υδρογόνου, με στόχο 1 TWh έως το 2030 και
αύξηση σε 20 TWh έως το 2050», συμπλήρωσε η υφυπουργός.
Νέο «ματς» στη Βουλή με τον Γ. Βλάχο
Έναν έναν στο στόχαστρο φαίνεται πως έχει βάλει τους υπουργούς της κυβέρνησης ο
βουλευτής της ΝΔ Γιώργος Βλάχος. Μετά τον Κωστή Χατζηδάκη, χθες είχε σειρά ο υπουργός
Ανάπτυξης Τάκης Θεοδωρικάκος. Ο κ. Βλάχος, πρώην υφυπουργός Εμπορίου στην
κυβέρνηση Κ. Καραμανλή, κατέθεσε επίκαιρη ερώτηση στον υπουργό για την ακρίβεια. Ο
βουλευτής άστραψε και βρόντηξε: Είπε ότι αδυνατεί να κατανοήσει κάποια μέτρα, ενώ ούτε τα
εποχιακά και εορταστικά καλάθια πέρα από εφήμερες εντυπώσεις αποτελούν συγκεκριμένη
πολιτική, αλλά έκτακτα μέτρα που δεν αλλάζουν αυτό που ζουν οι πολίτες. Ο Τάκης
Θεοδωρικάκος, εκτός από τα «κλασικά», που αναφέρει με κάθε ευκαιρία για τα πρόστιμα, τη
ΔΙΜΕΑ και τους αποτελεσματικούς ελέγχους και αφού θύμισε στον βουλευτή ότι όταν ήταν
υφυπουργός ο πληθωρισμός ήταν 4,9%, είπε ότι το μεγάλο πρόβλημα είναι με τα υψηλά
ενοίκια, ιδίως στο Λεκανοπέδιο και ότι πρέπει να γίνουν πολλές παρεμβάσεις από την
κυβέρνηση ώστε να στηριχθούν οι πολίτες που εξ ανάγκης ζουν στο νοίκι.
-- Για να του απαντήσει ο Γιώργος Βλάχος σε έντονο ύφος ότι δεν κατέθεσε ερώτηση στο
υπουργείο Ανάπτυξης για τα ενοίκια, γιατί είναι αρμοδιότητα άλλου υπουργείου. Μετά από όλα
αυτά, αναμένεται πλέον το επόμενο κοινοβουλευτικό «χτύπημα» του κ. Βλάχου.
Μπουντρούμια και Ferrari
Δεν είναι και λίγοι οι εν Ελλάδι απολογητές του καθεστώτος Άσαντ, που επιμένουν να το
υπερασπίζονται ακόμη και μετά την κατάρρευσή του. Άλλοι επειδή, λέει, το πιο βάρβαρο
καθεστώς της Μέσης Ανατολής προστάτευε τους Χριστιανούς, άλλοι επειδή εντάσσουν τον
Άσαντ στους ήρωες που αντιστέκονται στη Δύση. Τα βίντεο που κυκλοφόρησαν, πάντως, στα
social media μετά την πτώση του καθεστώτος αποκαλύπτουν με τον πιο καθαρό τρόπο την
πραγματικότητα για το καθεστώς Άσαντ. Τα πιο ανατριχιαστικά από αυτά, για τα οποία
δύσκολα μπορούν να γίνουν περιγραφές αν δεν τα δει κάποιος, έδειξαν για πρώτη φορά πώς
ήταν τα διαβόητα μπουντρούμια του καθεστώτος, στα οποία δεκάδες χιλιάδες πολίτες της
Συρίας βασανίζονταν απάνθρωπα εδώ και μισό αιώνα. Ένα άλλο βίντεο, όμως, αποκάλυψε
πώς ζούσε ο δυνάστης της χώρας, που κατά τα άλλα ύψωνε ανάστημα αντίστασης στην κακή
και διεφθαρμένη Δύση: ένα τεράστιο στεγασμένο πάρκινγκ με όλα τα πολυτελή αυτοκίνητα της
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προσωπικής συλλογής του Μπασάρ αλ Άσαντ, ανάμεσά τους ουκ ολίγες Ferrari...
Αισιοδοξία για την ευρωπαϊκή αγορά IPO
Ανάκαμψη της ευρωπαϊκής αγοράς αρχικών δημόσιων εγγραφών (ΙΡΟ) αναμένουν οι
τραπεζίτες για το 2025, παρά τις δυσκολίες για την οικονομία της ευρωζώνης. Σημειώνεται από
την αρχή του 2024 τα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια έχουν αντλήσει το ποσό των 19 δισ.
δολαρίων, το οποίο είναι κατά 30% υψηλότερο από το 2023 αλλά παραμένει χαμηλότερα από
τον μέσο ιστορικό όρο. Στην ευρωπαϊκή αγορά κυριαρχούν οι μεγαλύτερες συμφωνίες, με
περίπου το 70% της αξίας που συγκεντρώθηκε φέτος να προέρχεται από προσφορές άνω των
500 εκατομμυρίων δολαρίων η καθεμία, σύμφωνα με τα στοιχεία που συγκέντρωσε το
Bloomberg. Αυτό που ευελπιστούν οι ανάδοχοι τέτοιου είδους συμφωνιών είναι ότι θα υπάρξει
αύξηση των εισαγωγών και μικρομεσαίων επιχειρήσεων στις ευρωπαϊκές αγορές.
Η UBS προειδοποιεί για τους δασμούς Τραμπ
Την αντίθεσή του στην επιβολή δασμών από τη νέα αμερικανική κυβέρνηση εξέφρασε ο
επικεφαλής της UBS, Σέρτζιο Ερμότι. Μιλώντας στην τηλεόραση του Bloomberg υποστήριξε ότι
ο συνδυασμός των αυξανόμενων γεωπολιτικών κινδύνων με την επιβολή δασμών από τις ΗΠΑ
όχι μόνο θα πλήξει την παγκόσμια οικονομία αλλά θα δημιουργήσει μεγάλη αναστάτωση και
μεταβλητότητα στις αγορές. Εξέφρασε την άποψη ότι οι επενδυτές για να προστατευθούν απ’
αυτήν τη μεταβλητότητα θα πρέπει να έχουν ένα «ποικίλο» χαρτοφυλάκιο και να μην
τοποθετούνται μόνο σε συγκεκριμένες κατηγορίες assets. Στα θετικά, πάντως, των εξαγγελιών
Τραμπ τοποθετεί την υπόσχεση για μείωση εποπτείας και ρυθμιστικών κανόνων, καθώς, όπως
έχει δείξει η ιστορία, όταν υπάρχουν τέτοιου είδους εξελίξεις δρουν υπέρ των αγορών.
Αποποίηση Ευθύνης: Το περιεχόμενο και οι πληροφορίες της στήλης παρέχονται αποκλειστικά
και μόνο για ενημερωτικούς σκοπούς και σε καμία περίπτωση δεν μπορούν να εκληφθούν ως
συμβουλή, πρόταση, προσφορά για αγορά ή πώληση κινητών αξιών, ούτε ως προτροπή για
την πραγματοποίηση οποιασδήποτε μορφής επένδυσης. Δεν υφίσταται ουδεμία ευθύνη της
ιστοσελίδας για τυχόν επενδυτικές και λοιπές αποφάσεις που θα ληφθούν με βάση τις
πληροφορίες αυτές.
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Τι συμβαίνει με Εθνική, Helikon και Mediobanca, η συνομωσία των Ιταλών για την
Πειραιώς, πού πάει ο Πατέλης, ο deal maker Σιάμισιης, το hot παρασκήνιο της Νέας
Υόρκης, η ισχυρή Μαργέλου και το tattoo της Μαρίας Αγγελικούση (φωτό)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
H Εθνική, το Helikon και η Mediobanca
Αγαπητοί αναγνώστες, όπως και ολόκληρη την προηγούμενη εβδομάδα έτσι και χθες η αγορά
ήταν εξαιρετική και πολλές μετοχές έδειξαν την δυναμική τους,  μετά από πολλούς μήνες
κατήφειας.
Η Εθνική κυριάρχησε στο ταμπλό και έκλεισε στα 7,75 ευρώ σημαντικά υψηλοτέρα των 7,55
ευρώ που έγινε το placement του δημοσίου.
Είναι ίσως η μοναδική εισηγμένη, από όσα placement έγιναν εντός του 2024, που η μετοχή
είναι σε υψηλότερα επίπεδα έστω και κατά +2,5%.
Η Πειραιώς είναι ακόμα στα 3,91 ευρώ ενώ το placement έγινε στα 4 ευρώ.
Η μετοχή δεν έχει δώσει ευκαιρίες να “φύγει” κάποιος, καθώς δεν έχει φτάσει πάνω από τα
4,10 ευρώ από την ημέρα που διενεργήθηκε το placement.
Αντίθετα η μετοχή έχει κάνει την βόλτα από τα 3,5 ευρώ στα 4 ευρώ και πάλι στα 3,5 ευρώ
τουλάχιστον  5 φορές.
Επίσης και η CENER παραμένει στα 9 ευρώ.
Τώρα τι συμβαίνει με την Εθνική.
Κάποιοι με φαντασία χρηματιστηριακοί παράγοντες, θεωρούν ότι στην Εθνική μπαίνει το
Helikon εκτός από την MEDIOBANCA που πήρε μεγάλη θέση προ ημερών (διαβάστε
αναλυτικά παρακάτω).
Το Ιταλικό Fund με έδρα το Μιλάνο είναι από τα αγαπημένα της στήλης.
Η Helikon έχει σχεδόν πουλήσει την θέση του στην Πειραιώς (κατείχε περίπου το 9,3%) που
την είχε αγοράσει από τα 1,1 ευρώ.
Απόδοση δηλαδή άνω του 300%.
Μάλιστα τους τελευταίους μήνες και ειδικά από τον Σεπτέμβριο, ήταν συστηματικός πωλητής.
Πιθανολογείται ότι η συμμετοχή του έχει φτάσει κάτω από το 0,5%.
Το στυλ των επιθετικών αγορών στην Εθνική τράπεζα προσομοιάζει στο Helikon, λένε όσοι
έχουν μεγάλη εμπειρία  στην ελληνική αγορά και παρακολουθούν τις κινήσεις των Ιταλών.
Όπως είναι φυσικά γνωστό το Ιταλικό Fund δεν τοποθετήθηκε στο πρόσφατο placement της
Εθνικής Τράπεζας.
Και κάποιοι θα θέλανε να τοποθετείται τώρα.
Λίγο δύσκολο το βλέπουμε εμείς.
Μαργέλου: Κορυφαία τραπεζίτης  
Ένα από τα κορυφαία στελέχη της ελληνικής τραπεζικής αγοράς, αγαπητοί αναγνώστες, είναι η
Χριστίνα Μαργέλου, η επικεφαλής του ναυτιλιακού τμήματος της Eurobank, η οποία κατέκτησε
μια παγκόσμια διάκριση.
Συμπεριλαμβάνεται στα 10 κορυφαία στελέχη της ναυτιλιακής χρηματοδότησης της Lloyd’s
List για το 2024, αναδεικνύοντας την ισχυρή παρουσία της Eurobank και του ελληνικού
τραπεζικού συστήματος στη διεθνή ναυτιλία.
Πρόκειται για μία σημαντική αναγνώριση της προσωπικής προσπάθειες της κας Μαργέλλου,
ενώ παράλληλα επιβεβαιώνει την ηγετική θέση της Ελλάδας στον τομέα της ναυτιλιακής
χρηματοδότησης.
Ως εκπρόσωπος του συγκεκριμένου κλάδου, προς το παρόν η Χριστίνα Μαργέλου ξεχωρίζει,
ως επικεφαλής του ναυτιλιακού τμήματος της Eurobank, η οποία ηγείται των άλλων τραπεζών
και έχει αυξήσει το χαρτοφυλάκιό της σε περισσότερα από 4 δισ. δολάρια, σύμφωνα με
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τους Lloyd’s.
Σας θυμίζω ότι η Χριστίνα Μαργέλου το 2023 συμπεριελήφθη στην λίστα mononews100 με
τους 100 πιο επιδραστικους Έλληνες και Ελληνίδες.
Not bad για την ισχυρή τραπεζίτη.
Πειραιώς: Η συνομωσία των Ιταλών
Φίλοι αναγνώστες, σήμερα ο Wiseman σας αποκαλύπτει μια πτυχή στην μετοχή της τράπεζας
Πειραιώς που γνωρίζουν ελάχιστοι.
Ως γνωστόν, στην μετοχή της τράπεζας Πειραιώς πολύ μεγάλος μέτοχος ήταν το Helikon με
έδρα το Μιλάνο.
Το συγκεκριμένο hedge fund διαμορφώνει το χαρτοφυλάκιό του με long και short θέσεις σε
συγκεκριμένους κλάδους.
Πολλές φορές όμως έχει και μόνο long ή και μόνο short θέσεις.
Στην περίπτωση της Πειραιώς έκανε εξαιρετική πρόβλεψη και είχε τεράστια επιτυχία.
Αγόρασε με μια τιμή περί το 1€ και πούλησε με μια τιμή περί του 3,70 σχεδόν όλη του τη θέση.
Αυτό όμως που δεν ξέρετε φίλοι αναγνώστες, είναι ότι όταν τέτοιου είδους παίκτες, μεγάλοι,
πουλάνε σχεδόν όλη τους τη θέση για καθαρά εγωιστικούς λόγους θέλουν η μετοχή να
υποχωρήσει.
Για αυτό και πουλούσαν επιθετικά, για να τρομοκρατήσουν την αγορά και οι πωλήσεις τους να
φέρουν και άλλες πωλήσεις.
Όταν έχεις τα χαρτιά με 1€, πουλάς εύκολα και στο 3,70 και στο 3,50 και στο 3,40.
Δυστυχώς όμως για το Helikon, η μετοχή της Πειραιώς έκλεισε χθες στα 3.919€, πάνω από την
τιμή που έχει πουλήσει.
Προσέξτε όμως τώρα.
Mediobanca: Βγαίνει short στην Πειραιώς και long στην Εθνική
Επειδή το Μιλάνο είναι μικρό και το Helikon είναι πολύ γνωστό και επιτυχημένο hedge fund, ως
δια μαγείας την προηγούμενη εβδομάδα βγήκε η Mediobanca με έδρα και αυτή το Μιλάνο – τα
γραφεία του Helikon και της Mediobanca είναι 10 λεπτά με τα πόδια – να προτείνει στους
πελάτες της να πουλήσουν Πειραιώς στο 3,4650 και με τα λεφτά αυτά να πάρουν Εθνική με
6,67€ ή να σορτάρουν το παράγωγο της Πειραιώς και να βγουν long στην Εθνική με το
σκεπτικό ότι η Εθνική είχε πέσει περισσότερο από την Πειραιώς σε βραχυπρόθεσμο ορίζοντα.
Μάλλον ο αναλυτής της Mediobanca είναι τυφλός.
Το mean reversion play ήταν να πουλήσει Eurobank που δεν είχε πέσει καθόλου από τα ψηλά
της και να αγοράσει Εθνική.
Όχι να πουλήσει Πειραιώς και να αγοράσει Εθνική.
Αυτό ήταν το ενδεδειγμένο και εκ του αποτελέσματος σωστό long-short play.
Με τα χθεσινά κλεισίματα της Πειραιώς και της Εθνικής και υπολογίζοντας τις προμήθειες
μέσα, η Mediobanca έκανε μια τρύπα στο νερό.
Καλύτερα θα ήταν να έβγαινε πχ μόνο long Εθνική στα 6,67€.
Οι πελάτες  της θα έβγαζαν 16% ενώ τώρα μηδέν.
Τεράστιο τσακάλι ο αναλυτής.
Αλλά έκανε πλάτη στο φιλαράκι του το Helikon για να βγάλει πωλήσεις στην Πειραιώς και να
μην ανέβει το χαρτί.
Δυστυχώς την πάτησε.
Εάν συνεχίσει δε και την άνοδο η Πειραιώς, άστα κλαφ’τα.
Θα τον κυνηγάνε οι επενδυτές του.
Τα πράγματα όμως για το Helikon είναι ακόμα χειρότερα.
HELIKON: Αγοράζει ΟΛΠ
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Κορυφαίος Αμερικάνος διαχειριστής μας τόνισε ότι όλη η πιάτσα ξέρει ότι είναι φορτωμένος
ΟΛΠ και ανεβάζει την τιμή του ΟΛΠ για να γράψει αποτίμηση στο τέλος του έτους.
Για να καταλάβετε, σε μια πολύ δυνατή συνεδρίαση σαν την χθεσινή, με τζίρο 139,37 εκ ευρώ
και με άνοδο του ΓΔ κατά +0,58%, ο ΟΛΠ φίλοι αναγνώστες έκλεισε -0,66% με 2011 μετοχές
ΜΟΝΟ, με τον κολοσσιαίο τζίρο δηλαδή των 67.000 ευρώ.
Γελάνε και οι πέτρες. Εάν θέλει να πουλήσει το Helikon στην αγορά το 7,5% που έχει, το χαρτί
θα πάει από εκεί που ξεκίνησε.
Αμερικάνοι διαχειριστές δεν το ακουμπάνε.
Προτιμούν τον ΟΛΘ που είναι μακράν φθηνότερος από τον ΟΛΠ, σε περίπτωση που
ενδιαφερθεί να πουλήσει η πλευρά Σαββίδη.
JP Morgan
Για κακή τύχη όμως του Helikon, που έχει πολύ λίγες μετοχές της Πειραιώς, η JP Morgan ήρθε
χθες και αναβάθμισε την τιμή στόχο της Πειραιώς από τα 5,90€ στα 6,20€ και της Εθνικής από
τα 9,70€ στα 9,80€.
Δηλαδή, για να πιάσει την τιμή στόχο η Εθνική μετά το χθεσινό κλείσιμο χρειάζεται μια άνοδο
της τάξης του 26,51% ενώ η Πειραιώς μετά το χθεσινό κλείσιμο χρειάζεται μια άνοδο της τάξης
του 58,20%.
Φίλοι αναγνώστες, με απλά ελληνικά αυτό σημαίνει ότι η JP Morgan μας λέει να κάνουμε το
ανάποδο από αυτό που λέει η Mediobanca, να σορτάρουμε Εθνική στα 7,746€ και να βγούμε
long στην Πειραιώς στα 3,919€.
Εδώ αξίζει να αναφέρουμε ότι στις 2 Δεκεμβρίου η JP Morgan βγήκε και ξανατόνισε ότι με
βάση το κλείσιμο της Πειραιώς στις 29/11/24 στα 3,4650€ παραμένει το top pick της στην
Κεντρική Ανατολική Νοτιοανατολική Ευρώπη Μέση Ανατολή και Νότια Αφρική.
Η 2η με την μεγαλύτερη προσδοκώμενη απόδοση είναι η σαουδαραβική τράπεζα SNB.
Από τότε που βγήκε το report της JP Morgan ξεκίνησε το ράλι στο ελληνικό χρηματιστήριο.
Για να ξέρετε, με βάση το bull σενάριο της JP Morgan, μεγάλα περιθώρια ανόδου έχει ο
τούρκικος MSCI με προσδοκώμενη απόδοση 28% αλλά σε τούρκικες λίρες και μετά ο
νοτιοαφρικάνικος MSCI με προσδοκώμενη απόδοση 26%.
Όπως βλέπετε φίλοι αναγνώστες, οι Αμερικάνοι ψηφίζουν δαγκωτό ελληνικό χρηματιστήριο.
Paulson: Υποτιμημένο το Χρηματιστήριο
Προσέξτε τώρα.
Σε προχθεσινή του συνέντευξη στο BHMA, ο κ. John Paulson, τονίζει και αυτός ότι το ελληνικό
χρηματιστήριο είναι βαθιά υποτιμημένο.
Όμως, προτιμάει τις ελληνικές τράπεζες που τις θεωρεί από τις φθηνότερες στον ΚΟΣΜΟ και
συγκεκριμένα έχει φυσικά σαν top pick του την τράπεζα Πειραιώς όπου είναι και
μεγαλομέτοχος.
Όπως λέει και ο ίδιος, η τράπεζα Πειραιώς είναι πολύ βαθιά υποτιμημένη.
Παίζει με ένα προσδοκώμενο P/E = 4  και θα έχει μια προσδοκώμενη μερισματική απόδοση
της τάξης του 12%.
Αυτό φίλοι αναγνώστες είναι τεράστια ψήφος εμπιστοσύνης γιατί ο κ. Paulson έχει το 18,5%
της Πειραιώς.
Θα μπορούσε να πουλήσει, όπως έκανε και ο Ιταλός του Helikon.
Όχι όμως, αυτός μπετόν αρμέ, δεν πουλάει ούτε μια μετοχή.
Εκτός από την JP Morgan, και η UBS δίνει το κερασάκι στην τούρτα δείχνοντας ότι ή Πειραιώς
έχει μετά την Eurobank τα μεγαλύτερα περιθώρια για να προσελκύσει ξένους θεσμικούς
επενδυτές με βάση το τελευταίο τους positioning.
Έτσι, ενώ το Helikon πιστεύει ότι η άνοδος της Πειραιώς τελείωσε,
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οι JP Morgan, UBS και Paulson πιστεύουν ότι έχει πολύ δρόμο ακόμα η άνοδος της Πειραιώς.
Η αλήθεια για την παραίτηση Πατέλη…
Αγαπητοί αναγνώστες, στις 4 Σεπτεμβρίου ο wiseman έγραφε για την αποχώρηση του Αλέξη
Πατέλη από το Μέγαρο Μαξίμου και μία ημέρα αργότερα δημοσιεύονταν οι αντιδράσεις που
προξένησε η είδηση αυτή.
Τότε μας είχε επισημάνει ο ίδιος, ότι δεν φεύγει από οικονομικός σύμβουλος του Κυριάκου
Μητσοτάκη. Τρεις μήνες μετά ο διευθυντής του οικονομικού γραφείου του πρωθυπουργού,
αποτελεί παρελθόν, με τα σενάρια να φουντώνουν για το λόγο που αποχώρησε.
Άλλωστε, προξένησε εντύπωση και ενδιαφέρον η παραίτηση του οικονομικού συμβούλου λίγα
24ωρα πριν από την ψήφιση του προϋπολογισμού και με το θέμα των τραπεζών να είναι
ανοικτό, έστω κι αν η παραίτηση ενεργοποιηθεί στις 31 Δεκεμβρίου.
Δεν θέλω να πιστεύω ότι ισχύουν κάποιες φήμες ότι ο Αλέξης Πατέλης, ένας από τους
διαχρονικότερους και πιο ικανούς συνεργάτες του πρωθυπουργού «φαγώθηκε» λόγω… woke
ατζέντας.
Ναι, ο κ. Πατέλης είχε έχθρες και προστριβές στο Μαξίμου (κι έξω από αυτό), αλλά σε καμιά
περίπτωση ο κ. Μητσοτάκης δεν θα θυσίαζε τον στενό του σύμβουλο για να κάνει το χατίρι των
«σκληροπυρηνικών».
Ωστόσο, πολύ καλή πηγή μου, επέμενε χθες ότι από το καλοκαίρι το κλίμα για τον Πατέλη ήταν
βαρύ στο Μαξίμου διότι κάποιοι του «χρέωναν» τα όσα συνέβησαν με το νομοσχέδιο για τα
ομόφυλα ζευγάρια και την πτώση των ποσοστών της ΝΔ στις ευρωεκλογές.
Μου έλεγε επίσης για ένα έντονο τσακωμό που είχε ο οικονομικός σύμβουλος με ισχυρό
παράγοντα του επιτελικού κράτους για το θέμα της woke ατζέντας.
Μετά από αυτό και ο ίδιος ο Πατέλης ήθελε να αποχωρήσει.
Ήταν δηλαδή μια οικειοθελής αποχώρηση που έγινε λόγω του κλίματος που είχε διαμορφωθεί
τους τελευταίους μήνες.
Υπήρξαν και οι φήμες ότι η παραίτηση θα μπορούσε να είναι αποτέλεσμα διαφορετικής
προσέγγισης στο θέμα των μέτρων κατά των τραπεζών.
Όλη η συζήτηση δηλαδή που έχει ανοίξει για τις παρεμβάσεις που θα ανακοινώσει ο
πρωθυπουργός στη Βουλή.
Ωστόσο, όπως μου τόνισε άνθρωπος που γνωρίζει πρόσωπα και πράγματα, «ακόμη κι αν ο
Πατέλης αντιδρούσε στην επιβολή μέτρων, ακόμη κι αν ήρθε σε σύγκρουση με τον Κ.
Μητσοτάκη, η απομάκρυνση του συμβούλου του δεν θα γινόταν αυτή τη χρονική στιγμή».
Επομένως, δεν υπάρχει ρήξη του κ. Πατέλη με το Μαξίμου για το θέμα των τραπεζών.
Πιο πιθανό να είχε δημιουργηθεί ένα βαρύ κλίμα και –αδίκως- να του χρέωσαν τα όσα έγιναν
με το νομοσχέδιο για τα ομόφυλα ζευγάρια, παρά κάτι άλλο.
Άλλωστε, εδώ και μήνες υπήρχε η φήμη της αποχώρησής του και μόλις ανακοινωθεί η νέα του
θέση θα καταλάβουμε όλοι τι συνέβη…
… Οι φήμες για τη νέα του δουλειά…
Στο ερώτημα που έκαναν όλοι «και τώρα πού θα πάει ο Πατέλης», οι απαντήσεις δεν ήταν
σαφείς.
Ο πρώην οικονομικός σύμβουλος είναι κατά γενική ομολογία πολύ ικανός, βαθύς γνώστης των
οικονομικών και με εξαιρετικές σχέσεις με διεθνείς οικονομικούς παράγοντες, άρα δε νομίζω ότι
θα δυσκολευτεί να βρει δουλειά.
Κι όπως μου έλεγε άνθρωπος που είναι κοντά στον κ. Πατέλη, είτε θα πάει στο εξωτερικό είτε
σε σημαντική θέση στον ιδιωτικό τομέα.
Εγώ έχω να σας πω τα εξής σχετικά με τις φήμες που φούντωσαν χθες το μεσημέρι.
Η μία έλεγε ότι ο Αλέξης Πατέλης θα αξιοποιηθεί στην Τειρεσίας Α.Ε., προφανώς ως
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επικεφαλής, αλλά κάτι τέτοιο διαψεύστηκε στον wiseman από την πλέον αρμόδια πηγή, που
δεν επιδέχεται καμίας αμφισβήτησης.
Σημαίνον τραπεζικό στέλεχος στον οποίο απευθύνθηκε ο wiseman μας είπε ότι οι τράπεζες –
μέτοχοι του Τειρεσία Α.Ε. δεν έχουν συζητήσει το θέμα για τον κ. Πατέλη, άρα μάλλον αυτό το
σενάριο «καίγεται».
Εσείς κρατήστε πάντως ότι υπάρχουν κάποιες ανοικτές – ακόμη – θέσεις, όπως αυτή του
επικεφαλής του Υπερταμείου, αν και θεωρείται απίθανο.
Πάει σε τράπεζα; 
Η δεύτερη φήμη, πιο σοβαρή, ενέπλεκε την παραίτηση του Αλέξη Πατέλη με την… Προεδρία
της Δημοκρατίας.
Όχι, μην ταράζεστε, δεν θα προτείνει τον πρώην οικονομικό διευθυντή του για Πρόεδρο της
Δημοκρατίας ο Κυριάκος Μητσοτάκης.
Είπαμε, είναι τολμηρός και δεν υπολογίζει τίποτε αλλά δε θα έφτανε μέχρι εκεί.
Το σενάριο συνέδεε μια πιθανή μεταπήδηση του Γιάννη Στουρνάρα στην Προεδρία ώστε να
ανοίξει η θέση του διοικητή της ΤτΕ και να πάει ο Αλέξης Πατέλης.
Αυτό θα είχε βάση, αλλά δεν υπάρχει καμιά τέτοια εξέλιξη και ΟΥΔΕΠΟΤΕ ο κ. Στουρνάρας
έχει δεχθεί πρόταση από τον πρωθυπουργό.
Άλλωστε, τη θέση του κεντρικού τραπεζίτη εποφθαλμιούν τουλάχιστον δύο υπουργοί…
Ο δε κ. Μητσοτάκης θα αποφασίσει για το πρόσωπο του νέου Προέδρου στις γιορτές και στις
διακοπές του στα Χανιά.
Όπως μου τόνιζε πάντως, κορυφαίος παράγοντας της αγοράς, ο κ. Πατέλης, όσο εξαίρετος
οικονομολόγος κι αν είναι δεν έχει -ακόμη- το ειδικό βάρος να γίνει κεντρικός τραπεζίτης.
Τουλάχιστον ο Στουρνάρας πριν γίνει διοικητής είχε θητεύσει ως υπουργός Οικονομικών,
επικεφαλής της Εμπορικής τράπεζας, επικεφαλής του Συμβουλίου Οικονομικών
Εμπειρογνωμόνων κ.λπ…
Όσο για τη φήμη ότι θα μπορούσε ο κ. Πατέλης να αξιοποιηθεί ως… υποδιοικητής της ΤτΕ, δεν
παίζει καθώς έχει δύο υποδιοικητές με θητεία που λήγει το 2027.
Η έμπειρη και ικανή κ. Χριστίνα Παπακωνσταντίνου δεν θα έφευγε ποτέ από τη θέση της ενώ
και ο καθηγητής κ. Θεόδωρος Πελαγίδης, δεν θα είχε κανένα λόγο να αποχωρήσει.
Πού θα έβρισκε καλύτερα άλλωστε…
Επομένως, θέση για τον Πατέλη ως υποδιοικητής δεν υφίσταται…
Για να καταλήξω, αυτό το οποίο εγώ θεωρώ το πιο πιθανό είναι να πάει ως πρόεδρος, η
εναλλακτικά ως επικεφαλής οικονομολόγος, σε ελληνική τράπεζα.
Και νομίζω ότι θα επιβεβαιωθώ.
Ο  Μιχάλης Αργυρού στο Μαξίμου
Όλες οι πληροφορίες του wiseman συγκλίνουν στο πρόσωπο του Μιχάλη Αργυρού ως νέου
διευθυντή του οικονομικού γραφείου του πρωθυπουργού.
Ο κ. Αργυρού είναι επικεφαλής του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων, «ψημένος»
στα οικονομικά και με εξαιρετικά καλό τεχνοκρατικό προφίλ, φαντάζει έτσι ως μια καλή επιλογή
του πρωθυπουργού.
Ο ίδιος, πάντως, χθες βρισκόταν στις Βρυξέλλες στο πλάι του υπουργού Οικονομικών, Κωστή
Χατζηδάκη, με τον οποίο έχει άριστη σχέση, και δήλωσε παντελή άγνοια των σεναρίων που
τον ενέπλεκαν.
Τις επόμενες ημέρες (ίσως και ώρες), ωστόσο θα γνωρίζουμε ποιος θα πάει στο Μαξίμου…
Μητσοτάκης: Τι θα κάνει με τις προμήθειες των τραπεζών 
Όπως ήταν αναμενόμενο, η συζήτηση για τα μέτρα που θα ανακοινώσει ο πρωθυπουργός για
τις τράπεζες, μονοπωλεί το ενδιαφέρον.
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Και στη Βουλή, και στο Μέγαρο Μαξίμου, αλλά και στα στρατηγεία των τραπεζών.
Θα σας πω αρχικά την είδηση που μου μετέφερε εξαιρετικά αξιόπιστη πηγή.
Κορυφαίο τραπεζικό στέλεχος μου είπε ότι τα μέτρα που θα ανακοινώσει ο Κυριάκος
Μητσοτάκης θα είναι κατά κύριο λόγο στοχευμένα στις προμήθειες και λιγότερα στα ακίνητα
των τραπεζών που έτσι κι αλλιώς δεν κάνουν «γκελ» στον κόσμο.
-Τι εννοείς; τον ρώτησα, μπας και καταφέρω να μάθω τι έχουν σχεδιάσει τα «σατανικά» μυαλά
της κυβέρνησης.
-Κοίτα μου είπε. Ο πρωθυπουργός θα ανακοινώσει μειώσεις στις προμήθειες των καθημερινών
συναλλαγών με τις τράπεζες. Θα είναι δηλαδή μειώσεις που θα τις «νιώσει» ο πολίτης που
είναι έξαλλος όταν πληρώνει προμήθεια για έναν λογαριασμό ΔΕΚΟ, ή όταν αναγκάζεται να
δίνει 3,5 ευρώ για τη μεταφορά ενός ποσού από μια τράπεζα σε μια άλλη.
Γενικά θα είναι παρεμβάσεις που θα ενισχύουν το φιλολαϊκό προφίλ της κυβέρνησης, μου είπε
και κατάλαβα ότι όλα γίνονται υπό… πίεση.
Ο έκτακτος φόρος και τα μόνιμα μέτρα
Σας έγραφα χθες για τα «αυτογκόλ» της κυβέρνησης με τον έκτακτο φόρο στις τράπεζες και
την όλη συζήτηση που άνοιξε για τις «ηχηρές» παρεμβάσεις του πρωθυπουργού.
Σας έλεγα ότι και ο κ. Μητσοτάκης αλλά και ολόκληρη η κυβέρνηση έχoυν ανεβάσει το πήχη
ψηλά κι αν τα μέτρα δεν ικανοποιήσουν τους πολίτες τότε θα έχουν υποστεί δεινή
επικοινωνιακή ήττα.
Η κορυφαία πηγή που μου έλεγε πώς σκέφτονται στην κυβέρνηση και τι εισηγήσεις κάνουν
στον πρωθυπουργό, μου τόνιζε και μια ακόμη σημαντική παράμετρο που δείχνει μια –
ενδεχομένως- λανθασμένη προσέγγιση του θέματος που «ανέβηκε» αδικαιολόγητα και
κινδυνεύει να «κάψει» κόσμο και κοσμάκη.
Μου έλεγαν λοιπόν: «Αν η κυβέρνηση επέλεγε την έκτακτη φορολόγηση και την είχε
«επικοινωνήσει» σωστά και θα έβαζε στα ταμεία της 200-300 εκατ. ευρώ, και θα κέρδιζε το…
φιλοθέαμον κοινό, και δεν θα ράγιζε την εμπιστοσύνη των επενδυτών.
Το πιο σημαντικό;
Ένας έκτακτος φόρος θα ήταν… one off, άντε μια ακόμη χρονιά στα υπερκέρδη, και θα
μπορούσε να απορροφηθεί ευκολότερα από τις τράπεζες.
Τώρα, τα μέτρα που θα ανακοινωθούν θα έχουν επίπτωση στην κερδοφορία κάθε χρόνο…
Δε λέω, να μειωθούν κάποιες προμήθειες που είναι εξωφρενικές.
Ωστόσο, μήπως η εμπιστοσύνη των επενδυτών κλονίζεται περισσότερο με μόνιμα μέτρα;
Τι έγινε στο… γαλανόλευκο Metropolitan Club της Νέας Υόρκης
Φίλος μου από τη Νέα Υόρκη με πήρε να με ρωτήσει τι συμβαίνει και το Μανχάταν γέμισε
Ελληνες αυτές τις ημέρες. Του απάντησα ότι προφανώς επειδή έρχεται στην Ελλάδα μόνο για
διακοπές δεν ξέρει ότι τέτοια εποχή κάθε χρόνο (εκτός από την περίοδο του Covid) πολιτικοί,
τραπεζίτες και επιχειρηματίες συναντιούνται στο πιο posh club της πόλης για να παρουσιάσουν
την κατάσταση και τις προοπτικές της ελληνικής οικονομίας σε ξένους θεσμικούς επενδυτές.
Φέτος, μάλιστα είναι και η πρώτη φορά που η παρουσίαση δεν περιορίστηκε σε εκτιμήσεις ή
ευχολόγια για θετικές προοπτικές (forward looking statements που λένε οι φίλοι μας οι
αναλυτές), αλλά είχε να παρουσιάσει συγκεκριμένα επιτεύγματα όπως η αναβάθμιση
επενδυτικής βαθμίδας, η ισχυροποίηση των τραπεζών και η δημιουργία του 5ου τραπεζικού
πόλου, η πρόοδος των έργων του Ελληνικού, τα φορολογικά κίνητρα κ.λπ.
Εκτός από την βιντεοσκοπημένη ομιλία του Κ. Μητσοτάκη, η κυβέρνηση εκπροσωπήθηκε από
τον Χρ. Σταϊκούρα, τον Νίκο Παπαθανάση, την Νίκη Κεραμέως και την Αλεξάνδρα Σδούκου.
Παρούσα η CEO της Attica Bank Ελένη Βρεττού, που με την ομιλία της στη διάρκεια του
γεύματος εντυπωσίασε και έκανε ακόμη και τους πιο διστακτικούς να αποδεχτούν ότι ξέρει και
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τί κάνει και πού πάει, ενώ ο CEO της Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, παρουσίασε ως
thought leader του ελληνικού τραπεζικού συστήματος εκτός από τις θετικές προοπτικές των
ελληνικών τραπεζών και την πρωτοποριακή επένδυση της Πειραιώς στην τεχνολογία του ΑΙ.
Εκπροσώπηση σε επίπεδο ανώτατων στελεχών είχαν και οι υπόλοιπες συστημικές τράπεζες,
αλλά και επενδυτικές τράπεζες (Goldman Sachs, Morgan Stanley, Momura, AXIA κλπ). Το
παρόν έδωσε και ο Διοικητής της ΤτΕ Γιάννης Στουρνάρας, η Υποδιοικήτρια Χριστίνα
Παπακωνσταντίνου και ο διεθνής μεγαλοεπενδυτής και μέτοχος της Πειραιως John Paulson,
υπογραμμίζοντας τη βαρύτητα της εκδήλωσης. Μάλιστα το βράδυ διοργανώνεται τιμητική
εκδήλωση προς τιμή του Γιάννη Στουρνάρα που θα λάβει το Leadership Award του Capital
Link.
Τις προοπτικές του κλάδου των ακινήτων και των κατασκευών παρουσίασε ο Αλέξανδρος
Εξάρχου, ο οποίος απευθυνόμενος στους επενδυτές τόνισε ότι τα επόμενα πέντε χρόνια θα
είναι περίοδος έντονης ανάπτυξης για τον κλάδο στην Ελλάδα.
Παρούσες και όλες οι μεγάλες συμβουλευτικές (EY, DELOITTE, KPMG, PWC,) και δικηγορικές
εταιρίες (Milbank, Reed Smith, Bernitsas, Karatzas, Koutalidis, Lambadarios, Potamitis,
Machas, Papadimitriou), με την παράσταση να κλέβει η συζήτηση για το Project του Ελληνικού
μεταξύ του Οδυσσέα Αθανασίου της Lamda Development και του Πέτρου Μαχά της
δικηγορικής εταιρίας Machas & Partners, που εκτός του ότι ήταν ζωντανή και ουσιαστική,
έβγαλε και ενδιαφέρουσες επενδυτικές ειδήσεις για τη Lamda και την προοπτική της μετοχής
της. Μάλιστα, όπως μου είπαν, το video που προβλήθηκε για την εξέλιξη των έργων έκανε
τους διεθνείς επενδυτές που ήταν στην αίθουσα να τσιμπιούνται.
Άλλοι για τις ευκαιρίες που έχασαν μέσα από τα χέρια τους και άλλοι για την άμεση προοπτική 
υπεραξιών που μόλις συνειδητοποίησαν.
Well done Ellinikon Team!!
 
Ανδρέας Σιάμισιης: Ο deal maker που κέρδισε τους Ιταλούς
Αγαπητοί αναγνώστες οφείλω να επισημάνω ότι περίμενα απολυτά την κίνηση του ισχυρού
ανδρός της Helleniq Energy Ανδρέα Σιάμισιη με την εξαγορά της ELPEDISON.
Άλλωστε εμείς εδώ από τον  wiseman, το είχαμε σχεδόν προεξοφλήσει, ότι το αφεντικό της
εισηγμένης θα είναι ο μεγάλος νικητής.
Καθάρισε τους Ιταλούς της EDISON «big time» όπως μου λένε πηγές της αγοράς.
Η κίνηση αυτή επιβράβευσε τη μετοχή της Helleniq (ΕΛΠΕ) η οποία κέρδισε 3,41% και έκλεισε
στα 7,13 ευρώ με όγκο συναλλαγών τα 219.000 χαρτιά.
Η στρατηγική κίνηση Σιάμισιη νομίζω τον κατατάσσει αναμεσά στους Deal makers του 2024.
Η κίνηση – ματ του Σιάμισιη με την Elpedison
Ο ικανός manager Ανδρέας Σιάμισιης, το αφεντικό της HelleniQ Energy, δικαίωσε απόλυτα το
wiseman στη «μάχη» με το Νίκολα Μόντι της Edison, κερδίζοντας την Elpedison κατά 100%.
Αναφορικά με το τίμημα, είναι ύψους 164 εκατομμυρίων  ευρώ, που μπορεί να φτάσει, με τις
αναπροσαρμογές  στα 195 εκατομμύρια.
Τι σας έγραφε  ο wiseman στις 18 Νοεμβρίου επί λέξει; «η αρχική προσφορά του Σιάμισιη ήταν
γύρω στα 160-170, άρα ξεκίνησε να χτυπάει από ψηλά».
Όπως είπε χθες στο wiseman ανώτατο στέλεχος του Υπουργείου Ενέργειας και
Περιβάλλοντος, «ούτε συνεννοημένος να ήσουν με τον Κύπριο μάνατζερ (σ.σ. τον Ανδρέα
Σιάμισιη εννοούσε).
Έγραψες 160-170 που εμένα μου είχαν φανεί πολλά για ξεκίνημα και αυτός πρόσφερε 164!
Μέσα στα γραφεία του mononews φτιάξατε την προσφορά;» συνέχισε γελώντας.
-Απλώς είχαμε σωστή συνδυαστική πληροφόρηση, σχολίασα ως «υπερήφανος» wiseman.
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Το παρασκήνιο όμως έχει ως εξής: ο κος Νίκολα Μόντι της Edison, περίμενε μια προσφορά
γύρω στα 120-130 εκατομμύρια για ξεκίνημα και ετοίμαζε αντιπροσφορά στα 185.
Ο Σιάμισιης τον αιφνιδίασε χτυπώντας ψηλά με την πρώτη, στα 164, που όμως μπορούν να
φτάσουν τελικά τα 195 εκατομμύρια με τα … παρελκόμενα που λένε και στο πρώτο τραπέζι
του Αργυρού ή του Οικονομόπουλου, όπως διαβάσατε στο αναλυτικό ρεπορτάζ του
mononews.gr.
Συνεπώς τα 185 εκατομμύρια του Ιταλού μάνατζερ δεν είχαν πλέον καμία αξία και έπρεπε να
κάνει μια αντιπροσφορά γύρω στα 220 εκατομμύρια για να είναι «αξιοπρεπής και
ανταγωνιστικός».
Οι σκέψεις που έγιναν στο Μιλάνο ήταν: «ή ρισκάρουμε να δώσουμε 220 και να χάσουμε
πολλά λεφτά ή … κάλλιο πέντε και στο χέρι που λένε (σ.σ. στη Νότιο Ιταλία υποθέτω, κατά
Καλαβρία μεριά), παίρνουμε τώρα τα 164-195 και … αριβεντέρτσι Σινιόρε Σιάμισιη!».
Προτίμησαν το δεύτερο…
Ο Σιάμισιης τώρα θα ανακατέψει την τράπουλα
Ο Aνδρέας Σιάμισιης φεύγει από τη ΔΕΠΑ Εμπορίας εισπράττοντας πάνω – κάτω 200
εκατομμύρια για το 35% που πούλησε στο ΤΑΙΠΕΔ και αποκτά το 100% της Elpedison
πληρώνοντας 164 – 195 εκατ.
Σε κάθε περίπτωση μια χαρά κερδισμένος βγαίνει.
Επίσης μόλις προχτές έβαλε στο πράσινο χαρτοφυλάκιό του, ακόμα  110 Μεγαβάτ
φωτοβολταϊκών στην Κοζάνη.
Αυτές οι κινήσεις όμως είναι το ξεκίνημα σημαντικών ανακατατάξεων στην ενεργειακή αγορά,
με τις επόμενες κινήσεις της HelleniQ Energy, όπως μαθαίνει ο wiseman.
Η  Elpedison (που δεν θα λέγεται για πολύ έτσι…) κατέχει μερίδιο 5,86% στην αγορά
προμήθειας (είναι 4η στη σχετική λίστα), καθώς επίσης δύο μονάδες ηλεκτροπαραγωγής
συνολικής ισχύος 820 MW, στη Θεσσαλονίκη και τη Θίσβη Βοιωτίας.
Το μεγάλο credit όμως στα χέρια της εταιρίας είναι η άδεια για Σταθμό Υγροποιημένου (FSRU)
αλλά και για νέα μονάδα ηλεκτροπαραγωγής 826 MW, αμφότερες οι άδειες στον ιδιόκτητο
χώρο του Ομίλου  στη Θεσσαλονίκη.
Δυνατό χαρτί στα χέρια της HelleniQ Energy, που αν παιχτεί σωστά, αλλάζει τα δεδομένα στον
ενεργειακό χάρτη της Ελλάδας…
O Εξάρχου και η διαρκώς αυξανόμενη επιρροή στους προμηθευτές ρεύματος…
Μόλις στις 6 Δεκεμβρίου σας γράφαμε για το «καμπανάκι» προς το Θανάση Δαγούμα (ΡΑΑΕΥ)
που χτυπούν οι προμηθευτές ρεύματος και αερίου, που εκπροσωπούν πάνω-κάτω 1,5
εκατομμύριο καταναλωτές χωρίς τη ΔΕΗ η οποία μένει έξω από το Σύνδεσμό τους, λόγω
συμμετοχής του Ελληνικού Δημοσίου σε αυτήν.
Οι προμηθευτές εκπροσωπούνται από τον  ΕΣΠΕΝ (Ελληνικός Σύνδεσμος Παραγωγών
Ενέργειας) και γράφουν σε σειρά επιστολών προς το κο Δαγούμα, ότι «οι  προμηθευτές
επιβαρύνονται με κόστος αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας το οποίο δεν τιμολογείται στους
πελάτες  λόγω συμψηφισμού. Επομένως, δημιουργείται μεγάλη οικονομική ζημιά  στους
παρόχους».
Η αλήθεια είναι πως το υψηλό επιπλέον κόστος που διογκώνεται συνεχώς, «μεταφράζεται» για
τους προμηθευτές ρεύματος σε ζήτημα επιβίωσης.
Για να διευθετηθεί το ρυθμιστικό κενό, θα πρέπει να υπάρξει συμπλήρωση του Εγχειριδίου
Εκπροσώπησης Μετρητών για την οποία χρειάζεται εισήγηση από τον ΔΕΔΔΗΕ, αλλά και εκεί
ο κος Τάσος Μάνος ολιγωρεί επί ένα χρόνο, όπως του καταλογίζουν.
Σας γράφαμε ακόμη ότι μέσα στον ΕΣΠΕΝ υπάρχουν βαριά ελληνικά ονόματα όπως Γιάννης
Β. Βαρδινογιάννης με την Motor Oil και Ευάγγελος Μυτιληναίος με τη Metlen.
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Ο ανώτατος αξιωματούχος του ΥΠΕΝ με τον οποίο συζητούσαμε, μου επισήμανε κάτι πολύ
σημαντικό: «Kαλά τα παραθέτεις τα ονόματα, αλλά το παιχνίδι στην προμήθεια ρεύματος και
αερίου, παίρνει επάνω του πλέον με δυναμισμό και  κύρος, ο τρίτος της παρέας που ανέφερες 
σωστά…».
-Για θύμισέ μου τον…
-Είναι ο Αλέξανδρος Εξάρχου Πρόεδρος & διευθύνων σύμβουλος  του Ομίλου AKTOR  που
συμμετέχει στον ΕΣΠΕΝ με τον  Διονύση Τσίτο της Volton  (είναι ο Ταμίας και νο 3 του
Συνδέσμου).
Ο κος Εξάρχου είναι πλέον το πιο σεβαστό όνομα και χαράζει τη γραμμή, χωρίς φυσικά να
θέλω να υποτιμήσω σε καμία περίπτωση τους άλλους, επίσης σημαντικούς συμμετέχοντες.
-Λένε και άλλοι στην αγορά καλά λόγια για τον κο Εξάρχου, αλλά εσύ που έχεις και υπεύθυνη
θέση πως το  τεκμηριώνεις;
-Πολύ απλά, μετά την παρέμβαση Εξάρχου και την ανάδειξη του σοβαρού προβλήματος, τόσο
ο Τάσος Μάνος του ΔΕΔΔΗΕ όσο και εδώ, οι …. δικοί μου στο Υπουργείο δεσμεύτηκαν ότι θα
ακολουθήσει δεύτερος και «τυχερός» γύρος διαβούλευσης δια περιφοράς επί των σημείων που
επισημάνθηκαν προκειμένου να υπάρξει κοινή προσέγγιση και γρήγορη επίλυση.
-Το σημειώνω ως υποθήκη για το μέλλον…
Νέο ξενοδοχείο από τον Περικλή Χαλαμανδάρη
Τον επιχειρηματία Περικλή Χαλαμανδάρη λίγοι τον γνωρίζουν.
Όμως, μαζί με τα τρία του αδέρφια δραστηριοποιούνται στη Νότια Αφρικής φτιάχνοντας μια
μεγάλη αλυσίδα εστιατορίων ταχείας εστίασης, Famous Brands.
Και δεν είναι τίποτε τυχαίοι, έχουν πολύ χρήμα από τα εκατοντάδες εστιατόρια που
διαθέτουν…
Με καταγωγή από τη Λήμνο τα αδέρφια Χαλαμανδάρη έχουν επιχειρήσει να εισέλθουν και στην
ελληνική αγορά, και συγκεκριμένα στον τουριστικό τομέα.
Τον Περικλή Χαλαμανδράρη τον συναντάμε στην απόκτηση ενός πεντάστερου ξενοδοχείου
στο Πλωμάρι της Λέσβου αλλά και στο Porto Myrina Palace, ένα μεγάλο ξενοδοχείο στη
Λήμνο.
Χθες, ο επιχειρηματίας συνέστησε μια ακόμη εταιρεία, την Porto Syvota Μονοπρόσωπη Α.Ε., η
οποία έχει στόχο να επενδύσει σε υπηρεσίες ξενοδοχείου με εστιατόριο κ.λπ. Κι απ’ ότι
αντιλαμβάνομαι η νέα επένδυση θα αφορά ξενοδοχειακό συγκρότημα στα Σύβοτα που τα
τελευταία χρόνια «βουλιάζουν» από κόσμο.
Έγινε ο Μητσοτάκης… κομμουνιστής;
Ο τίτλος του θέματος μπορεί να είναι παραπλανητικός.
Πώς θα μπορούσε άλλωστε να γίνει ο Κυριάκος Μητσοτάκης ΚΚΕ;
Όμως, εδώ και μερικές ημέρες χαριτολογώντας στη Νέα Δημοκρατία λένε ότι ο πρωθυπουργός
έγινε κομμουνιστής.
Ο λόγος είναι το πρόβλημα υγείας που έχει, ο έντονος πόνος που έχει στη μέση του, και που
τον ανάγκασε να περιορίσει την ομιλία του στη Βουλή την Παρασκευή, αλλά και να αναβάλει το
ταξίδι του στο Λίβανο.
Όπως μου λένε, ο κ. Μητσοτάκης έχει παρόμοιο πρόβλημα με τον Δημήτρη Κουτσούμπα, ο
οποίος θυμίζω είχε σχεδόν καταρρεύσει στο βήμα της Βουλής καθώς οι πόνοι που αισθάνθηκε
ήταν αφόρητοι.
Αναγκάστηκε δε να κάνει χειρουργείο για να μπορέσει να βρει την ησυχία του.
Δεν ξέρω αν και ο κ. Μητσοτάκης θα οδηγηθεί σε χειρουργείο, άλλωστε είναι πιο fit από τον
γραμματέα του ΚΚΕ.
Αυτό που ξέρω είναι πως το πρόβλημα στη μέση του είναι μεγάλο και δεν είναι κάτι απλό.
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Ο Πιέρ, η Αίγυπτος και τα ελληνικά πανεπιστήμια
Μετά την Κύπρο, μία ακόμα χώρα φαίνεται να συζητάει με έντονο ενδιαφέρον την ίδρυση
παραρτημάτων ελληνικών Πανεπιστημίων στην επικράτειά της.
Ο υπουργός Παιδείας Κυριάκος Πιερρακάκης έχει θέσει στην κορυφή της ατζέντας του τις
δεσμεύσεις του για διεθνοποίηση της Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης και μέχρι τώρα χτίζει σταθερά
την εθνική πολιτική προς αυτή τη κατεύθυνση.
Σε συνάντηση που είχε χθες με τον Υπουργό Ανώτατης Εκπαίδευσης και Έρευνας της
Αιγύπτου Dr. Mohamed Ayman Ashour, ο δεύτερος εξέφρασε το ισχυρό ενδιαφέρον του για τη
δημιουργία παραρτημάτων ελληνικών δημοσίων πανεπιστημίων στη χώρα.
Το Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο Θράκης και το Πανεπιστήμιο Πατρών είναι δύο από τα ελληνικά
ΑΕΙ που ενδιαφέρονται να ανταποκριθούν σε αυτή την πρωτοβουλία, με τον κ. Πιερρακάκη να
δεσμεύεται ότι θα στηρίξει κάθε νέα δυνατότητα διεθνοποίησης.
Τόσο την τρέχουσα εβδομάδα όσο και τους επόμενους μήνες η Τριτοβάθμια Εκπαίδευση θα
βρίσκεται στο επίκεντρο, καθώς ο σερ Πιερ ετοιμάζει να χρηματοδοτήσει με 62 εκατ. ευρώ
μέσω του Ταμείου Ανάκαμψης κοινά μεταπτυχιακά ελληνικών πανεπιστημίων με κορυφαία
Ιδρύματα του εξωτερικού, ενώ από το νέο έτος ξεκινάει η διαδικασία αιτήσεων και
αδειοδότησης για τα ξένα πανεπιστήμια που θέλουν να ιδρύσουν παραρτήματα στην Ελλάδα.
Η Λυγούρα βρήκε δουλειά…
Τελικά κανείς δεν χάνεται σ’ αυτή τη ζωή.
Και η μεγάλη αυτή αλήθεια ισχύει στο ακέραιο και για την ελληνική πολιτική σκηνή.
Και το λέω αυτό διότι μαθαίνω ότι η πρώην γενική γραμματέας Ασύλου και πρώην γ.γ.
Αντεγκληματικής Πολιτικής, Δήμητρα Λυγούρα, δεν θα χαθεί τελικά.
Αν και η θητεία της σε δύο κομβικές γραμματείες της κυβέρνησης δεν στέφθηκαν με επιτυχία,
όπως λένε όσοι γνωρίζουν, τελικά η κ. Λυγούρα βρήκε θέση.
Μου λένε ότι παίρνει απόσπαση για τα κεντρικά γραφεία της Νέας Δημοκρατίας, αφού ζήτησε
μετ’ επιτάσεως από την γραμματέα του κόμματος, κ. Συρεγγέλα, να την πάρει στο κτίριο του
Μοσχάτου.
Διότι αν δεν έβρισκε αυτή τη θέση θα ήταν αναγκασμένη να επιστρέψει στη θέση της στο δήμο
Αθηναίων. Όχι ότι θα ήταν άσχημα εκεί αφού στην Διεύθυνση Αστικής Κατάστασης θα
εργαζόταν, αλλά όσο να πεις είναι καλύτερα και πιο άνετα στο κόμμα, απ’ ότι στο δήμο.
Η Μαρία Αγγελικούση και το tattoo με το «άλογο που καλπάζει»…
Η Μαρία Αγγελικούση, αποτελεί αναμφισβήτητα εθνικό κεφάλαιο για την Ελλάδα.
Όχι, επειδή διαθέτει ένα στόλο που η αξία του προσεγγίζει τα 17 δισεκατομμύρια δολάρια, αλλά
γιατί τα περισσότερα από τα 144 πλοία ταξιδεύουν με την ελληνική σημαία.
Το σημαντικότερο όμως στοιχείο που την διακρίνει είναι ότι απασχολεί με συνέπεια στα πλοία
Έλληνες ναυτικούς και τους περισσότερους δόκιμους, πλοιάρχους και μηχανικούς, που
σπουδάζουν στις Ακαδημίες Εμπορικού Ναυτικού.
Με άλλα λόγια, απασχολεί 8.830 ναυτικούς και υπαλλήλους, που στην πλειονότητα τους είναι
Έλληνες.
Είναι, επί της ουσίας «η σπονδυλική στήλη» του εθνικού νηολογίου, που χωρίς τα πλοία των
εταιρειών της, Maran Tankers Maran, Dry, Maran Gas, θα είχε καταρρεύσει η ελληνική σημαία.
Ο δυναμισμός και η ορμητικότητα της Μαρίας Αγγελικούση, δεν κρύβεται.
Αποτυπώνεται στο ύφος, στο ήθος, στις πράξεις της. Κουβαλάει και συνεχίζει επάξια την
ιστορική διαδρομή και προσφορά του παππού της, Αντώνη και του πατέρα της Ιωάννη.
Άλλωστε, και το σεμνό τατουάζ που υπάρχει στο δεξί της πόδι, αντανακλά την προσωπικότητα
της: «Ένα άλογο που καλπάζει».
Η γιατρός, ακτιβίστρια με θητεία σε εθελοντικές ομάδες στην Αφρική, εκπέμπει την ορμή της
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γυναίκας που θέλει να κατακτήσει τις θάλασσες.
Οπως λένε όσοι την γνωρίζουν «είναι μια Αμαζόνα και ταυτόχρονα και Νεράιδα».
Σήμερα, μετά την εξαγορά των 18 shuttle δεξαμενόπλοιων της Altera Shuttle Tankers, που
ανακοινώθηκε τον Νοέμβριο του τρέχοντος έτους με καταβολή 2 δισ. δολαρίων αποδεικνύει τις
τεράστιες δυνατότητες που διαθέτει η Μαρία Αγγελικούση.
Προχθές η Lloyd’s List την κατέταξε στην 12η θέση στον πίνακα με τους 100
επιδραστικότερους εφοπλιστές και παράγοντες της ναυτιλίας.
Η Μαρία Αγγελικούση, χωρίς να περιαυτολογούμε, είναι η κορυφαία Ελληνίδα, είναι ένα
«άλογο που καλπάζει…».
H βράβευση της Μαρίας Αγγελικούση και το τατουάζ στο πόδι της
AEGEAN: O Γερμανός που πουλάει 
Σήμερα ο Wiseman κατ’ αποκλειστικότητα σας αποκαλύπτει τι συνέβη στην μετοχή
της Aegean και έπεσε τον τελευταίο καιρό.
Ως γνωστόν, μέχρι περίπου τα επίπεδα των 11.00€ πωλητής ήταν εφοπλιστής ο κ. Θανάσης
Λασκαρίδης.
Μετά δυστυχώς, την σκυτάλη των πωλήσεων πήρε ο Γερμανός διαχειριστής MainFirst Asset
Management ο οποίος είχε χτίσει μια θέση από πολύ χαμηλά επίπεδα τιμών της τάξης του 1.1
εκ μετοχών.
Μεγάλη θέση και με πολύ χαμηλό κοστολόγιο.
Ο Γερμανός όμως τόσο καιρό δεν πουλούσε.
Εδώ δεν πούλησε όταν η μετοχή πήγε στα 13.00€.
Δυστυχώς όμως, τον τελευταίο καιρό ξεκίνησε και αυτός τις πωλήσεις, από τα 11.00€ την πήγε
μέχρι τα 9,10€.
Σύμφωνα με πληροφορίες του Wiseman από το City του Λονδίνου, ο Γερμανός έχει πουλήσει
περί τις 500.000 μετοχές.
Δηλαδή του έχουν μείνει περίπου 600.000 μετοχές. Ουδείς γνωρίζει τι θα κάνει από εδώ και
πέρα.
Το μόνο που είναι σίγουρο είναι ότι παρόλο που θα έχει μειωμένη κερδοφορία φέτος η
Aegean, θα ξαναδώσει το ίδιο μέρισμα όπως πέρσι, 0,75€/μετοχή.
Όπως πρώτος σας είχε αποκαλύψει πριν πάρα πολύ καιρό ο Wiseman και επιβεβαιώθηκε στο
πρόσφατο roadshow της Morgan Stanley.
Φίλοι αναγνώστες, η Aegean στα επίπεδα των 10€ θα έχει μια προσδοκώμενη μερισματική
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Χρηματιστήριο: Γιατί ανοίγει η όρεξη για κίνηση στις 1.700 μονάδες τους επόμενους 4 –
5 μήνες, ο ρόλος της ΕΤΕ, οι εναλλασσόμενες μετοχές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα 2 δισ. ευρώ που άλλαξαν χέρια το διάστημα από τις 1.320 – 1.400 μονάδες και η διάσπαση
των επιπέδων αυτών για τρίτη φορά από τον Αύγουστο, κίνηση που συμπίπτει με την κρίσιμη
στήριξη της αγοράς εδώ και δέκα χρόνια, αποτυπώνεται τώρα στο ταμπλό.
Αυτό σημειώνουν οι αναλυτές εξηγώντας την έκτη συνεχόμενη ανοδική συνεδρίαση (σ.σ. δεν
έχει δει το κόκκινο ο δείκτης μέχρι στιγμής τον Δεκέμβριο).
Η κίνηση αυτή με τις εισροές που έχουν γίνει στο Χρηματιστήριο, αν και τα στοιχεία του Χ.Α. για
τον Νοέμβριο δείχνουν εκροές πάνω από 440 εκατ. ευρώ από την πλευρά των ξένων, το
τελευταίο 4μηνο και σε επιλεγμένες μετοχές, είναι ικανή:
α) να κρατήσει το ενδιαφέρον της αγοράς, και
β) να δούμε κίνηση, όπως εκτιμούν οι χρηματιστές προς τις 1.700 μονάδες.
Κι αυτό, όπως παρατηρείται γίνεται στοχευμένα και με επιλεγμένες μετοχές. Την προηγούμενη
εβδομάδα για παράδειγμα κινήθηκαν Eurobank, Alpha, Πειραιώς (σ.σ. ως ένα βαθμό) και χθες
περισσότερο αποφασιστικά η ΕΤΕ, που ξεπέρασε την τιμή του placement των 7,55 ευρώ, με
πράξεις στα… 7,74 ευρώ.
Αντίστοιχη κίνηση και για τα ΕΛΠΕ που δείχνουν να ξεφεύγουν από τα 7 ευρώ που ήταν η τιμή
του placement πέρσι με την μετοχή να συναντά επίπεδα, τα 7,14 ευρώ, που έχει να δει από
τον περασμένο Σεπτέμβριο.
Ο όμιλος καθαρίζει τον ισολογισμό του, αποκτά την Elpedison, θα πουλήσει τη συμμετοχή του
στη ΔΕΠΑ και ανοίγει ο δρόμος για περαιτέρω μείωση της συμμετοχής εκ μέρους του
Υπερταμείου και της Paneuropean Oil (πλευρά Λάτση).
Αν το σύνθημα δόθηκε από την διάψευση του πρωθυπουργού για έκτακτη εισφορά στις
τράπεζες και την αναγνώριση των ξένων διαχειριστών στο roadshow της Morgan Stanley για το
πόσο φθηνές είναι οι αποτιμήσεις των ελληνικών μετοχών, η συνέχεια «επιβάλλεται» κατά την
παρουσίαση των 22  blue chips χθες και σήμερα στη Νέα Υόρκη στο πλαίσιο του οικονομικού
φόρουμ της Capital Link.
Ήδη κάποια σημάδια φάνηκαν από τη χθεσινή συνεδρίαση, όπου οι συναλλαγές έφυγαν πάνω
από τα 100 εκατ. ευρώ μετά το άνοιγμα της Wall (περί τα 83 εκατ. ευρώ ο τζίρος στις 16.30,
την ώρα που ανοίγει το αμερικανικό χρηματιστήριο), με τις συναλλαγές στην ΕΤΕ να
πλησιάζουν τα 4 εκατ. κομμάτια!
Πλέον, το επόμενο διάστημα, η σκυτάλη αναμένεται να περάσει ή να υπάρχει εναλλαγή στις
υπόλοιπες τράπεζες (η Ambrosia Capital δίνει νέες τιμές και συγκεκριμένα 2,55 ευρώ για την
Alpha, 3,10 ευρώ για τη Eurobank, 11 ευρώ για την ΕΤΕ και 6,05 ευρώ για την Πειραιώς), ΔΕΗ
με ζητούμενο τη διάσπαση των 12 – 12,10 ευρώ, Μυτιληναίο πάνω από τα 34 σε πρώτη φάση,
ΜΟΗ πάνω από τα 22.
Διαβάστε επίσης
J.P. Morgan: Αγοράστε τις ελληνικές τραπεζικές μετοχές – Νέοι υψηλότεροι στόχοι τιμών
Sergio Ermotti (UBS): Δασμοί και γεωπολιτική μπορεί να κλονίσουν τις αγορές το 2025
Χρηματιστήριο: Τα τρία στοιχήματα για νέα ρεκόρ του Γενικού Δείκτη έως το τέλος του χρόνου

Τα 2 δισ. ευρώ που άλλαξαν χέρια το διάστημα από τις 1.320 – 1.400 μονάδες και η διάσπαση
των επιπέδων αυτών για τρίτη φορά από τον Αύγουστο, κίνηση που συμπίπτει με την κρίσιμη
στήριξη της αγοράς εδώ και δέκα χρόνια, αποτυπώνεται τώρα στο ταμπλό.
Αυτό σημειώνουν οι αναλυτές εξηγώντας την έκτη συνεχόμενη ανοδική συνεδρίαση (σ.σ. δεν
έχει δει το κόκκινο ο δείκτης μέχρι στιγμής τον Δεκέμβριο).
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Η κίνηση αυτή με τις εισροές που έχουν γίνει στο Χρηματιστήριο, αν και τα στοιχεία του Χ.Α. για
τον Νοέμβριο δείχνουν εκροές πάνω από 440 εκατ. ευρώ από την πλευρά των ξένων, το
τελευταίο 4μηνο και σε επιλεγμένες μετοχές, είναι ικανή:
α) να κρατήσει το ενδιαφέρον της αγοράς, και
β) να δούμε κίνηση, όπως εκτιμούν οι χρηματιστές προς τις 1.700 μονάδες.
Κι αυτό, όπως παρατηρείται γίνεται στοχευμένα και με επιλεγμένες μετοχές. Την προηγούμενη
εβδομάδα για παράδειγμα κινήθηκαν Eurobank, Alpha, Πειραιώς (σ.σ. ως ένα βαθμό) και χθες
περισσότερο αποφασιστικά η ΕΤΕ, που ξεπέρασε την τιμή του placement των 7,55 ευρώ, με
πράξεις στα… 7,74 ευρώ.
Αντίστοιχη κίνηση και για τα ΕΛΠΕ που δείχνουν να ξεφεύγουν από τα 7 ευρώ που ήταν η τιμή
του placement πέρσι με την μετοχή να συναντά επίπεδα, τα 7,14 ευρώ, που έχει να δει από
τον περασμένο Σεπτέμβριο.
Ο όμιλος καθαρίζει τον ισολογισμό του, αποκτά την Elpedison, θα πουλήσει τη συμμετοχή του
στη ΔΕΠΑ και ανοίγει ο δρόμος για περαιτέρω μείωση της συμμετοχής εκ μέρους του
Υπερταμείου και της Paneuropean Oil (πλευρά Λάτση).
Αν το σύνθημα δόθηκε από την διάψευση του πρωθυπουργού για έκτακτη εισφορά στις
τράπεζες και την αναγνώριση των ξένων διαχειριστών στο roadshow της Morgan Stanley για το
πόσο φθηνές είναι οι αποτιμήσεις των ελληνικών μετοχών, η συνέχεια «επιβάλλεται» κατά την
παρουσίαση των 22  blue chips χθες και σήμερα στη Νέα Υόρκη στο πλαίσιο του οικονομικού
φόρουμ της Capital Link.
Ήδη κάποια σημάδια φάνηκαν από τη χθεσινή συνεδρίαση, όπου οι συναλλαγές έφυγαν πάνω
από τα 100 εκατ. ευρώ μετά το άνοιγμα της Wall (περί τα 83 εκατ. ευρώ ο τζίρος στις 16.30,
την ώρα που ανοίγει το αμερικανικό χρηματιστήριο), με τις συναλλαγές στην ΕΤΕ να
πλησιάζουν τα 4 εκατ. κομμάτια!
Πλέον, το επόμενο διάστημα, η σκυτάλη αναμένεται να περάσει ή να υπάρχει εναλλαγή στις
υπόλοιπες τράπεζες (η Ambrosia Capital δίνει νέες τιμές και συγκεκριμένα 2,55 ευρώ για την
Alpha, 3,10 ευρώ για τη Eurobank, 11 ευρώ για την ΕΤΕ και 6,05 ευρώ για την Πειραιώς), ΔΕΗ
με ζητούμενο τη διάσπαση των 12 – 12,10 ευρώ, Μυτιληναίο πάνω από τα 34 σε πρώτη φάση,
ΜΟΗ πάνω από τα 22.
Διαβάστε επίσης
J.P. Morgan: Αγοράστε τις ελληνικές τραπεζικές μετοχές – Νέοι υψηλότεροι στόχοι τιμών
Sergio Ermotti (UBS): Δασμοί και γεωπολιτική μπορεί να κλονίσουν τις αγορές το 2025
Χρηματιστήριο: Τα τρία στοιχήματα για νέα ρεκόρ του Γενικού Δείκτη έως το τέλος του χρόνου
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Βρεττού: Ορόσημο για τον τραπεζικό τομέα η συγχώνευση Attica-Παγκρήτιας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ορόσημο
μετασχηματισμού του χρηματοπιστωτικού τομέα στην Ελλάδα, τόνισε η διευθύνουσα
σύμβουλος της  Αttica Bank  Ελένη Βρεττού, μιλώντας στο Annual Capital Link Invest in
Greece Forum.
Τονίζοντας ότι με τη συνένωση των δύο τραπεζών τίθενται οι  βάσεις για έναν σύγχρονο,
ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό, η κ. Βρεττού επισήμανε ότι «δεν είναι μόνον μια
εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής
στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης
αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές.
» Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους».
» Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου 735 εκατ.
ευρώ, η "νέα" τράπεζα είναι σε θέση να αναλάβειηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό
σύστημα».
Η κ. Βρεττού τόνισε επίσης ότι  για τους επενδυτές η νέα τράπεζα αποτελεί μια μοναδική
ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα.
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Χρηματιστήριο: Γιατί ανοίγει η όρεξη για κίνηση στις 1.700 μονάδες τους επόμενους 4 –
5 μήνες, ο ρόλος της ΕΤΕ, οι εναλλασσόμενες μετοχές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι εξηγούν αναλυτές για την έκτη συνεχόμενη ανοδική συνεδρίαση
Στ. Κ. Χαρίτος Παύλος Μυλωνάς, CEO Εθνικής Τράπεζας Τα 2 δισ. ευρώ που άλλαξαν χέρια
το διάστημα από τις 1.320 – 1.400 μονάδες και η διάσπαση των επιπέδων αυτών για τρίτη
φορά από τον Αύγουστο, κίνηση που συμπίπτει με την κρίσιμη στήριξη της αγοράς εδώ και
δέκα χρόνια, αποτυπώνεται τώρα στο ταμπλό.
Αυτό σημειώνουν οι αναλυτές εξηγώντας την έκτη συνεχόμενη ανοδική συνεδρίαση (σ.σ. δεν
έχει δει το κόκκινο ο δείκτης μέχρι στιγμής τον Δεκέμβριο).
Η κίνηση αυτή με τις εισροές που έχουν γίνει στο Χρηματιστήριο, αν και τα στοιχεία του Χ.Α. για
τον Νοέμβριο δείχνουν εκροές πάνω από 440 εκατ. ευρώ από την πλευρά των ξένων, το
τελευταίο 4μηνο και σε επιλεγμένες μετοχές, είναι ικανή:
α) να κρατήσει το ενδιαφέρον της αγοράς, και
β) να δούμε κίνηση, όπως εκτιμούν οι χρηματιστές προς τις 1.700 μονάδες.
Κι αυτό, όπως παρατηρείται γίνεται στοχευμένα και με επιλεγμένες μετοχές. Την προηγούμενη
εβδομάδα για παράδειγμα κινήθηκαν Eurobank, Alpha, Πειραιώς (σ.σ. ως ένα βαθμό) και χθες
περισσότερο αποφασιστικά η ΕΤΕ, που ξεπέρασε την τιμή του placement των 7,55 ευρώ, με
πράξεις στα… 7,74 ευρώ.
Αντίστοιχη κίνηση και για τα ΕΛΠΕ που δείχνουν να ξεφεύγουν από τα 7 ευρώ που ήταν η τιμή
του placement πέρσι με την μετοχή να συναντά επίπεδα, τα 7,14 ευρώ, που έχει να δει από
τον περασμένο Σεπτέμβριο.
Ο όμιλος καθαρίζει τον ισολογισμό του, αποκτά την Elpedison, θα πουλήσει τη συμμετοχή του
στη ΔΕΠΑ και ανοίγει ο δρόμος για περαιτέρω μείωση της συμμετοχής εκ μέρους του
Υπερταμείου και της Paneuropean Oil (πλευρά Λάτση).
Αν το σύνθημα δόθηκε από την διάψευση του πρωθυπουργού για έκτακτη εισφορά στις
τράπεζες και την αναγνώριση των ξένων διαχειριστών στο roadshow της Morgan Stanley για το
πόσο φθηνές είναι οι αποτιμήσεις των ελληνικών μετοχών, η συνέχεια «επιβάλλεται» κατά την
παρουσίαση των 22  blue chips χθες και σήμερα στη Νέα Υόρκη στο πλαίσιο του οικονομικού
φόρουμ της Capital Link.
Ήδη κάποια σημάδια φάνηκαν από τη χθεσινή συνεδρίαση, όπου οι συναλλαγές έφυγαν πάνω
από τα 100 εκατ. ευρώ μετά το άνοιγμα της Wall (περί τα 83 εκατ. ευρώ ο τζίρος στις 16.30,
την ώρα που ανοίγει το αμερικανικό χρηματιστήριο), με τις συναλλαγές στην ΕΤΕ να
πλησιάζουν τα 4 εκατ. κομμάτια!
Πλέον, το επόμενο διάστημα, η σκυτάλη αναμένεται να περάσει ή να υπάρχει εναλλαγή στις
υπόλοιπες τράπεζες (η Ambrosia Capital δίνει νέες τιμές και συγκεκριμένα 2,55 ευρώ για την
Alpha, 3,10 ευρώ για τη Eurobank, 11 ευρώ για την ΕΤΕ και 6,05 ευρώ για την Πειραιώς), ΔΕΗ
με ζητούμενο τη διάσπαση των 12 – 12,10 ευρώ, Μυτιληναίο πάνω από τα 34 σε πρώτη φάση,
ΜΟΗ πάνω από τα 22.
Διαβάστε επίσης
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Γιατί μπαίνουν στην Εθνική το Helikon και η Mediobanca, η συνομωσία των Ιταλών για
την Πειραιώς, πού πάει ο Πατέλης, ο deal maker Σιάμισιης, το hot παρασκήνιο της Νέας
Υόρκης, η ισχυρή Μαργέλου και το tattoo της Μαρίας Αγγελικούση (φωτό)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
The Wiseman
H Εθνική, το Helikon και η MediobancaΜαργέλου: Κορυφαία τραπεζίτης  Πειραιώς: Η
συνομωσία των ΙταλώνMediobanca: Βγαίνει short στην Πειραιώς και long στην
ΕθνικήHELIKON: Αγοράζει ΟΛΠJP MorganPaulson: Υποτιμημένο το ΧρηματιστήριοΗ αλήθεια
για την παραίτηση Πατέλη…… Οι φήμες για τη νέα του δουλειά…Πάει σε τράπεζα; Ο  Μιχάλης
Αργυρού στο ΜαξίμουΜητσοτάκης: Τι θα κάνει με τις προμήθειες των τραπεζών Ο έκτακτος
φόρος και τα μόνιμα μέτραΤι έγινε στο… γαλανόλευκο Metropolitan Club της Νέας
ΥόρκηςΑνδρέας Σιάμισιης: Ο deal maker που κέρδισε τους ΙταλούςΗ κίνηση – ματ του Σιάμισιη
με την ElpedisonΟ Σιάμισιης τώρα θα ανακατέψει την τράπουλαO Εξάρχου και η διαρκώς
αυξανόμενη επιρροή στους προμηθευτές ρεύματος…Νέο ξενοδοχείο από τον Περικλή
ΧαλαμανδάρηΈγινε ο Μητσοτάκης… κομμουνιστής;Ο Πιέρ, η Αίγυπτος και τα ελληνικά
πανεπιστήμιαΗ Λυγούρα βρήκε δουλειά…Η Μαρία Αγγελικούση και το tattoo με το «άλογο που
καλπάζει»…AEGEAN: O Γερμανός που πουλάει 
H Εθνική, το Helikon και η Mediobanca
Αγαπητοί αναγνώστες, όπως και ολόκληρη την προηγούμενη εβδομάδα έτσι και χθες η αγορά
ήταν εξαιρετική και πολλές μετοχές έδειξαν την δυναμική τους,  μετά από πολλούς μήνες
κατήφειας.
Η Εθνική κυριάρχησε στο ταμπλό και έκλεισε στα 7,75 ευρώ σημαντικά υψηλοτέρα των 7,55
ευρώ που έγινε το placement του δημοσίου.
Είναι ίσως η μοναδική εισηγμένη, από όσα placement έγιναν εντός του 2024, που η μετοχή
είναι σε υψηλότερα επίπεδα έστω και κατά +2,5%.
Η Πειραιώς είναι ακόμα στα 3,91 ευρώ ενώ το placement έγινε στα 4 ευρώ.
Η μετοχή δεν έχει δώσει εύκαιρες να φύγει κάποιος καθώς δεν έχει φτάσει πάνω από τα 4,10
ευρώ από την ημέρα που διενεργήθηκε το placement.
Αντίθετα η μετοχή έχει κάνει την βόλτα από τα 3,5 ευρώ στα 4 ευρώ και πάλι στα 3,5 ευρώ
τουλάχιστον  5 φορές.
Επίσης και η CENER παραμένει στα 9 ευρώ.
Τώρα τι συμβαίνει με την Εθνική.
Κάποιοι πονηροί χρηματιστηριακοί παράγοντες θεωρούν ότι στην Εθνική μπαίνει το Helikon
εκτός από την MEDIOBANCA που πήρε μεγάλη θέση προ ημερών (διαβάστε αναλυτικά
παρακάτω).
Το Ιταλικό Fund με έδρα το Μιλάνο είναι από τα αγαπημένα της στήλης.
Η Helikon έχει σχεδόν πουλήσει την θέση του στην Πειραιώς (κατείχε περίπου το 9,3%) που
την είχε αγοράσει από τα 1,2 ευρώ.
Απόδοση δηλαδή άνω του 200%.
Μάλιστα τους τελευταίους μήνες και ειδικά από τον Σεπτέμβριο, ήταν συστηματικός πωλητής.
Πιθανολογείται ότι η συμμετοχή του έχει φτάσει στο 0,5%.
Το στυλ των επιθετικών αγορών στην Εθνική τράπεζα προσομοιάζει στο Helikon, λένε όσοι
έχουν μεγάλη εμπειρία  στην ελληνική αγορά και παρακολουθούν τις κινήσεις των Ιταλών.
Όπως είναι φυσικά γνωστό το Ιταλικό Fund δεν τοποθετήθηκε στο πρόσφατο placement της
Εθνικής Τράπεζας.
Μαργέλου: Κορυφαία τραπεζίτης  
Ένα από τα κορυφαία στελέχη της ελληνικής τραπεζικής αγοράς, αγαπητοί αναγνώστες, είναι η
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Χριστίνα Μαργέλου, η επικεφαλής του ναυτιλιακού τμήματος της Eurobank, η οποία κατέκτησε
μια παγκόσμια διάκριση.
Συμπεριλαμβάνεται στα 10 κορυφαία στελέχη της ναυτιλιακής χρηματοδότησης της Lloyd’s
List για το 2024, αναδεικνύοντας την ισχυρή παρουσία της Eurobank και του ελληνικού
τραπεζικού συστήματος στη διεθνή ναυτιλία.
Πρόκειται για μία σημαντική αναγνώριση της προσωπικής προσπάθειες της κας Μαργέλλου,
ενώ παράλληλα επιβεβαιώνει την ηγετική θέση της Ελλάδας στον τομέα της ναυτιλιακής
χρηματοδότησης.
Ως εκπρόσωπος του συγκεκριμένου κλάδου, προς το παρόν η Χριστίνα Μαργέλου ξεχωρίζει,
ως επικεφαλής του ναυτιλιακού τμήματος της Eurobank, η οποία ηγείται των άλλων τραπεζών
και έχει αυξήσει το χαρτοφυλάκιό της σε περισσότερα από 4 δισ. δολάρια, σύμφωνα με
τους Lloyd’s.
Σας θυμίζω ότι η Χριστίνα Μαργέλου το 2023 συμπεριελήφθη στην λίστα mononews100 με
τους 100 πιο επιδραστικους Έλληνες και Ελληνίδες.
Not bad για την ισχυρή τραπεζίτη.
Πειραιώς: Η συνομωσία των Ιταλών
Φίλοι αναγνώστες, σήμερα ο Wiseman σας αποκαλύπτει μια πτυχή στην μετοχή της τράπεζας
Πειραιώς που γνωρίζουν ελάχιστοι.
Ως γνωστόν, στην μετοχή της τράπεζας Πειραιώς πολύ μεγάλος μέτοχος ήταν το HeliΚon με
έδρα το Μιλάνο.
Το συγκεκριμένο hedge fund διαμορφώνει το χαρτοφυλάκιό του με long και short θέσεις σε
συγκεκριμένους κλάδους.
Πολλές φορές όμως έχει και μόνο long ή και μόνο short θέσεις.
Στην περίπτωση της Πειραιώς έκανε εξαιρετική πρόβλεψη και είχε τεράστια επιτυχία.
Αγόρασε με μια τιμή περί το 1€ και πούλησε με μια τιμή περί του 3,70 σχεδόν όλη του τη θέση.
Αυτό όμως που δεν ξέρετε φίλοι αναγνώστες, είναι ότι όταν τέτοιου είδους παίκτες, μεγάλοι,
πουλάνε σχεδόν όλη τους τη θέση για καθαρά εγωιστικούς λόγους θέλουν η μετοχή να
υποχωρήσει.
Για αυτό και πουλούσαν επιθετικά, για να τρομοκρατήσουν την αγορά και οι πωλήσεις τους να
φέρουν και άλλες πωλήσεις.
Όταν έχεις τα χαρτιά με 1€, πουλάς εύκολα και στο 3,70 και στο 3,50 και στο 3,40.
Δυστυχώς όμως για το HeliΚon, η μετοχή της Πειραιώς έκλεισε χθες στα 3.919€, πάνω από
την τιμή που έχει πουλήσει.
Προσέξτε όμως τώρα.
Mediobanca: Βγαίνει short στην Πειραιώς και long στην Εθνική
Επειδή το Μιλάνο είναι μικρό και το Helikon είναι πολύ γνωστό και επιτυχημένο hedge fund, ως
δια μαγείας την προηγούμενη εβδομάδα βγήκε η Mediobanca με έδρα και αυτή το Μιλάνο, τα
γραφεία του Helikon και της Mediobanca είναι 10 λεπτά με τα πόδια, να προτείνει στους
πελάτες της να πουλήσουν Πειραιώς στο 3.4650 και με τα λεφτά αυτά να πάρουν Εθνική με
6,67€ ή να σορτάρουν το παράγωγο της Πειραιώς και να βγουν long στην Εθνική με το
σκεπτικό ότι η Εθνική είχε πέσει περισσότερο από την Πειραιώς σε βραχυπρόθεσμο ορίζοντα.
Μάλλον ο αναλυτής της Mediobanca είναι τυφλός.
Το mean reversion play ήταν να πουλήσει Eurobank που δεν είχε πέσει καθόλου από τα ψηλά
της και να αγοράσει Εθνική.
Όχι να πουλήσει Πειραιώς και να αγοράσει Εθνική.
Αυτό ήταν το ενδεδειγμένο και εκ του αποτελέσματος σωστό long-short play.
Με τα χθεσινά κλεισίματα της Πειραιώς και της Εθνικής και υπολογίζοντας τις προμήθειες
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μέσα, η Mediobanca έκανε μια τρύπα στο νερό.
Καλύτερα θα ήταν να έβγαινε πχ μόνο long Εθνική στα 6,67€.
Οι πελάτες  της θα έβγαζαν 16% ενώ τώρα μηδέν.
Τεράστιο τσακάλι ο αναλυτής.
Αλλά έκανε πλάτη στο φιλαράκι του το HeliKon για να βγάλει πωλήσεις στην Πειραιώς και να
μην ανέβει το χαρτί.
Δυστυχώς την πάτησε.
Εάν συνεχίσει δε και την άνοδο η Πειραιώς, άστα κλάφτα.
Θα τον κυνηγάνε οι επενδυτές του.
Τα πράγματα όμως για το Helikon είναι ακόμα χειρότερα.
HELIKON: Αγοράζει ΟΛΠ
Κορυφαίος Αμερικάνος διαχειριστής μας τόνισε ότι όλη η πιάτσα ξέρει ότι είναι φορτωμένος
ΟΛΠ και ανεβάζει την τιμή του ΟΛΠ για να γράψει αποτίμηση στο τέλος του έτους.
Για να καταλάβετε, σε μια πολύ δυνατή συνεδρίαση σαν την χθεσινή, με τζίρο 139.37 εκ ευρώ
και με άνοδο του ΓΔ κατά +0,58%, ο ΟΛΠ φίλοι αναγνώστες έκλεισε -0,66% με 2011 μετοχές
ΜΟΝΟ, με τον κολοσσιαίο τζίρο δηλαδή των 67.000 ευρώ.
Γελάνε και οι πέτρες. Εάν θέλει να πουλήσει το Helikon στην αγορά το 7.5% που έχει, το χαρτί
θα πάει από εκεί που ξεκίνησε.
Αμερικάνοι διαχειριστές δεν το ακουμπάνε.
Προτιμούν τον ΟΛΘ που είναι μακράν φθηνότερος από τον ΟΛΠ, σε περίπτωση που
ενδιαφερθεί να πουλήσει η πλευρά Σαββίδη.
JP Morgan
Για κακή τύχη όμως του Helikon, που έχει πολύ λίγες μετοχές της Πειραιώς, η JP Morgan ήρθε
χθες και αναβάθμισε την τιμή στόχο της Πειραιώς από τα 5.90€ στα 6.20€ και της Εθνικής από
τα 9,70€ στα 9,80€.
Δηλαδή, για να πιάσει την τιμή στόχο η Εθνική μετά το χθεσινό κλείσιμο χρειάζεται μια άνοδο
της τάξης του 26,51% ενώ η Πειραιώς μετά το χθεσινό κλείσιμο χρειάζεται μια άνοδο της τάξης
του 58,20%.
Φίλοι αναγνώστες, με απλά ελληνικά αυτό σημαίνει ότι η JP Morgan μας λέει να κάνουμε το
ανάποδο από αυτό που λέει η Mediobanca, να σορτάρουμε Εθνική στα 7.746€ και να
βγούμε long στην Πειραιώς στα 3.919€.
Εδώ αξίζει να αναφέρουμε ότι στις 2 Δεκεμβρίου η JP Morgan βγήκε και ξανατόνισε ότι με
βάση το κλείσιμο της Πειραιώς στις 29/11/24 στα 3.4650€ παραμένει το top pick της στην
Κεντρική Ανατολική Νοτιοανατολική Ευρώπη Μέση Ανατολή και Νότια Αφρική.
Η 2η με την μεγαλύτερη προσδοκώμενη απόδοση είναι η σαουδαραβική τράπεζα SNB.
Από τότε που βγήκε το report της JP Morgan ξεκίνησε το ράλι στο ελληνικό χρηματιστήριο.
Για να ξέρετε, με βάση το bull σενάριο της JP Morgan, μεγάλα περιθώρια ανόδου έχει ο
τούρκικος MSCI με προσδοκώμενη απόδοση 28% αλλά σε τούρκικες λίρες και μετά ο
νοτιοαφρικάνικος MSCI με προσδοκώμενη απόδοση 26%.
Όπως βλέπετε φίλοι αναγνώστες, οι Αμερικάνοι ψηφίζουν δαγκωτό ελληνικό χρηματιστήριο.
Paulson: Υποτιμημένο το Χρηματιστήριο
Προσέξτε τώρα.
Σε προχθεσινή του συνέντευξη στο BHMA, ο κ. John Paulson, τονίζει και αυτός ότι το ελληνικό
χρηματιστήριο είναι βαθιά υποτιμημένο.
Όμως, προτιμάει τις ελληνικές τράπεζες που τις θεωρεί από τις φθηνότερες στον ΚΟΣΜΟ και
συγκεκριμένα έχει φυσικά σαν top pick του την τράπεζα Πειραιώς όπου είναι και
μεγαλομέτοχος.
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Όπως λέει και ο ίδιος, η τράπεζα Πειραιώς είναι πολύ βαθιά υποτιμημένη.
Παίζει με ένα προσδοκώμενο P/E = 4  και θα έχει μια προσδοκώμενη μερισματική απόδοση
της τάξης του 12%.
Αυτό φίλοι αναγνώστες είναι τεράστια ψήφος εμπιστοσύνης γιατί ο κ. Paulson έχει το 18,5%
της Πειραιώς.
Θα μπορούσε να πουλήσει, όπως έκανε και ο Ιταλός του Helikon.
Όχι όμως, αυτός μπετόν αρμέ, δεν πουλάει ούτε μια μετοχή.
Εκτός από την JP Morgan, και η UBS δίνει το κερασάκι στην τούρτα δείχνοντας ότι ή Πειραιώς
έχει μετά την Eurobank τα μεγαλύτερα περιθώρια για να προσελκύσει ξένους θεσμικούς
επενδυτές με βάση το τελευταίο τους positioning.
Έτσι, ενώ το Helikon πιστεύει ότι η άνοδος της Πειραιώς τελείωσε,
οι JP Morgan, UBS και Paulson πιστεύουν ότι έχει πολύ δρόμο ακόμα η άνοδος της Πειραιώς.
Η αλήθεια για την παραίτηση Πατέλη…
Αγαπητοί αναγνώστες, στις 4 Σεπτεμβρίου ο wiseman έγραφε για την αποχώρηση του Αλέξη
Πατέλη από το Μέγαρο Μαξίμου και μία ημέρα αργότερα δημοσιεύονταν οι αντιδράσεις που
προξένησε η είδηση αυτή.
Τότε μας είχε επισημάνει ο ίδιος, ότι δεν φεύγει από οικονομικός σύμβουλος του Κυριάκου
Μητσοτάκη. Τρεις μήνες μετά ο διευθυντής του οικονομικού γραφείου του πρωθυπουργού,
αποτελεί παρελθόν, με τα σενάρια να φουντώνουν για το λόγο που αποχώρησε.
Άλλωστε, προξένησε εντύπωση και ενδιαφέρον η παραίτηση του οικονομικού συμβούλου λίγα
24ωρα πριν από την ψήφιση του προϋπολογισμού και με το θέμα των τραπεζών να είναι
ανοικτό, έστω κι αν η παραίτηση ενεργοποιηθεί στις 31 Δεκεμβρίου.
Δεν θέλω να πιστεύω ότι ισχύουν κάποιες φήμες ότι ο Αλέξης Πατέλης, ένας από τους
διαχρονικότερους και πιο ικανούς συνεργάτες του πρωθυπουργού «φαγώθηκε» λόγω… woke
ατζέντας.
Ναι, ο κ. Πατέλης είχε έχθρες και προστριβές στο Μαξίμου (κι έξω από αυτό), αλλά σε καμιά
περίπτωση ο κ. Μητσοτάκης δεν θα θυσίαζε τον στενό του σύμβουλο για να κάνει το χατίρι των
«σκληροπυρηνικών».
Ωστόσο, πολύ καλή πηγή μου, επέμενε χθες ότι από το καλοκαίρι το κλίμα για τον Πατέλη ήταν
βαρύ στο Μαξίμου διότι κάποιοι του «χρέωναν» τα όσα συνέβησαν με το νομοσχέδιο για τα
ομόφυλα ζευγάρια και την πτώση των ποσοστών της ΝΔ στις ευρωεκλογές.
Μου έλεγε επίσης για ένα έντονο τσακωμό που είχε ο οικονομικός σύμβουλος με ισχυρό
παράγοντα του επιτελικού κράτους για το θέμα της woke ατζέντας.
Μετά από αυτό και ο ίδιος ο Πατέλης ήθελε να αποχωρήσει.
Ήταν δηλαδή μια οικειοθελής αποχώρηση που έγινε λόγω του κλίματος που είχε διαμορφωθεί
τους τελευταίους μήνες.
Υπήρξαν και οι φήμες ότι η παραίτηση θα μπορούσε να είναι αποτέλεσμα διαφορετικής
προσέγγισης στο θέμα των μέτρων κατά των τραπεζών.
Όλη η συζήτηση δηλαδή που έχει ανοίξει για τις παρεμβάσεις που θα ανακοινώσει ο
πρωθυπουργός στη Βουλή.
Ωστόσο, όπως μου τόνισε άνθρωπος που γνωρίζει πρόσωπα και πράγματα, «ακόμη κι αν ο
Πατέλης αντιδρούσε στην επιβολή μέτρων, ακόμη κι αν ήρθε σε σύγκρουση με τον Κ.
Μητσοτάκη, η απομάκρυνση του συμβούλου του δεν θα γινόταν αυτή τη χρονική στιγμή».
Επομένως, δεν υπάρχει ρήξη του κ. Πατέλη με το Μαξίμου για το θέμα των τραπεζών.
Πιο πιθανό να είχε δημιουργηθεί ένα βαρύ κλίμα και –αδίκως- να του χρέωσαν τα όσα έγιναν
με το νομοσχέδιο για τα ομόφυλα ζευγάρια, παρά κάτι άλλο.
Άλλωστε, εδώ και μήνες υπήρχε η φήμη της αποχώρησής του και μόλις ανακοινωθεί η νέα του
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θέση θα καταλάβουμε όλοι τι συνέβη…
… Οι φήμες για τη νέα του δουλειά…
Στο ερώτημα που έκαναν όλοι «και τώρα πού θα πάει ο Πατέλης», οι απαντήσεις δεν ήταν
σαφείς.
Ο πρώην οικονομικός σύμβουλος είναι κατά γενική ομολογία πολύ ικανός, βαθύς γνώστης των
οικονομικών και με εξαιρετικές σχέσεις με διεθνείς οικονομικούς παράγοντες, άρα δε νομίζω ότι
θα δυσκολευτεί να βρει δουλειά.
Κι όπως μου έλεγε άνθρωπος που είναι κοντά στον κ. Πατέλη, είτε θα πάει στο εξωτερικό είτε
σε σημαντική θέση στον ιδιωτικό τομέα.
Εγώ έχω να σας πω τα εξής σχετικά με τις φήμες που φούντωσαν χθες το μεσημέρι.
Η μία έλεγε ότι ο Αλέξης Πατέλης θα αξιοποιηθεί στην Τειρεσίας Α.Ε., προφανώς ως
επικεφαλής, αλλά κάτι τέτοιο διαψεύστηκε στον wiseman από την πλέον αρμόδια πηγή, που
δεν επιδέχεται καμίας αμφισβήτησης.
Σημαίνον τραπεζικό στέλεχος στον οποίο απευθύνθηκε ο wiseman μας είπε ότι οι τράπεζες –
μέτοχοι του Τειρεσία Α.Ε. δεν έχουν συζητήσει το θέμα για τον κ. Πατέλη, άρα μάλλον αυτό το
σενάριο «καίγεται».
Εσείς κρατήστε πάντως ότι υπάρχουν κάποιες ανοικτές – ακόμη – θέσεις, όπως αυτή του
επικεφαλής του Υπερταμείου, αν και θεωρείται απίθανο.
Πάει σε τράπεζα; 
Η δεύτερη φήμη, πιο σοβαρή, ενέπλεκε την παραίτηση του Αλέξη Πατέλη με την… Προεδρία
της Δημοκρατίας.
Όχι, μην ταράζεστε, δεν θα προτείνει τον πρώην οικονομικό διευθυντή του για Πρόεδρο της
Δημοκρατίας ο Κυριάκος Μητσοτάκης.
Είπαμε, είναι τολμηρός και δεν υπολογίζει τίποτε αλλά δε θα έφτανε μέχρι εκεί.
Το σενάριο συνέδεε μια πιθανή μεταπήδηση του Γιάννη Στουρνάρα στην Προεδρία ώστε να
ανοίξει η θέση του διοικητή της ΤτΕ και να πάει ο Αλέξης Πατέλης.
Αυτό θα είχε βάση, αλλά δεν υπάρχει καμιά τέτοια εξέλιξη και ΟΥΔΕΠΟΤΕ ο κ. Στουρνάρας
έχει δεχθεί πρόταση από τον πρωθυπουργό.
Άλλωστε, τη θέση του κεντρικού τραπεζίτη εποφθαλμιούν τουλάχιστον δύο υπουργοί…
Ο δε κ. Μητσοτάκης θα αποφασίσει για το πρόσωπο του νέου Προέδρου στις γιορτές και στις
διακοπές του στα Χανιά.
Όπως μου τόνιζε πάντως, κορυφαίος παράγοντας της αγοράς, ο κ. Πατέλης, όσο εξαίρετος
οικονομολόγος κι αν είναι δεν έχει -ακόμη- το ειδικό βάρος να γίνει κεντρικός τραπεζίτης.
Τουλάχιστον ο Στουρνάρας πριν γίνει διοικητής είχε θητεύσει ως υπουργός Οικονομικών,
επικεφαλής της Εμπορικής τράπεζας, επικεφαλής του Συμβουλίου Οικονομικών
Εμπειρογνωμόνων κ.λπ…
Όσο για τη φήμη ότι θα μπορούσε ο κ. Πατέλης να αξιοποιηθεί ως… υποδιοικητής της ΤτΕ, δεν
παίζει καθώς έχει δύο υποδιοικητές με θητεία που λήγει το 2027.
Η έμπειρη και ικανή κ. Χριστίνα Παπακωνσταντίνου δεν θα έφευγε ποτέ από τη θέση της ενώ
και ο καθηγητής κ. Θεόδωρος Πελαγίδης, δεν θα είχε κανένα λόγο να αποχωρήσει.
Πού θα έβρισκε καλύτερα άλλωστε…
Επομένως, θέση για τον Πατέλη ως υποδιοικητής δεν υφίσταται…
Για να καταλήξω, αυτό το οποίο εγώ θεωρώ το πιο πιθανό είναι να πάει ως πρόεδρος, η
εναλλακτικά ως επικεφαλής οικονομολόγος, σε ελληνική τράπεζα.
Και νομίζω ότι θα επιβεβαιωθώ.
Ο  Μιχάλης Αργυρού στο Μαξίμου
Όλες οι πληροφορίες του wiseman συγκλίνουν στο πρόσωπο του Μιχάλη Αργυρού ως νέου
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διευθυντή του οικονομικού γραφείου του πρωθυπουργού.
Ο κ. Αργυρού είναι επικεφαλής του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων, «ψημένος»
στα οικονομικά και με εξαιρετικά καλό τεχνοκρατικό προφίλ, φαντάζει έτσι ως μια καλή επιλογή
του πρωθυπουργού.
Ο ίδιος, πάντως, χθες βρισκόταν στις Βρυξέλλες στο πλάι του υπουργού Οικονομικών, Κωστή
Χατζηδάκη, με τον οποίο έχει άριστη σχέση, και δήλωσε παντελή άγνοια των σεναρίων που
τον ενέπλεκαν.
Τις επόμενες ημέρες (ίσως και ώρες), ωστόσο θα γνωρίζουμε ποιος θα πάει στο Μαξίμου…
Μητσοτάκης: Τι θα κάνει με τις προμήθειες των τραπεζών 
Όπως ήταν αναμενόμενο, η συζήτηση για τα μέτρα που θα ανακοινώσει ο πρωθυπουργός για
τις τράπεζες, μονοπωλεί το ενδιαφέρον.
Και στη Βουλή, και στο Μέγαρο Μαξίμου, αλλά και στα στρατηγεία των τραπεζών.
Θα σας πω αρχικά την είδηση που μου μετέφερε εξαιρετικά αξιόπιστη πηγή.
Κορυφαίο τραπεζικό στέλεχος μου είπε ότι τα μέτρα που θα ανακοινώσει ο Κυριάκος
Μητσοτάκης θα είναι κατά κύριο λόγο στοχευμένα στις προμήθειες και λιγότερα στα ακίνητα
των τραπεζών που έτσι κι αλλιώς δεν κάνουν «γκελ» στον κόσμο.
-Τι εννοείς; τον ρώτησα, μπας και καταφέρω να μάθω τι έχουν σχεδιάσει τα «σατανικά» μυαλά
της κυβέρνησης.
-Κοίτα μου είπε. Ο πρωθυπουργός θα ανακοινώσει μειώσεις στις προμήθειες των καθημερινών
συναλλαγών με τις τράπεζες. Θα είναι δηλαδή μειώσεις που θα τις «νιώσει» ο πολίτης που
είναι έξαλλος όταν πληρώνει προμήθεια για έναν λογαριασμό ΔΕΚΟ, ή όταν αναγκάζεται να
δίνει 3,5 ευρώ για τη μεταφορά ενός ποσού από μια τράπεζα σε μια άλλη.
Γενικά θα είναι παρεμβάσεις που θα ενισχύουν το φιλολαϊκό προφίλ της κυβέρνησης, μου είπε
και κατάλαβα ότι όλα γίνονται υπό… πίεση.
Ο έκτακτος φόρος και τα μόνιμα μέτρα
Σας έγραφα χθες για τα «αυτογκόλ» της κυβέρνησης με τον έκτακτο φόρο στις τράπεζες και
την όλη συζήτηση που άνοιξε για τις «ηχηρές» παρεμβάσεις του πρωθυπουργού.
Σας έλεγα ότι και ο κ. Μητσοτάκης αλλά και ολόκληρη η κυβέρνηση έχoυν ανεβάσει το πήχη
ψηλά κι αν τα μέτρα δεν ικανοποιήσουν τους πολίτες τότε θα έχουν υποστεί δεινή
επικοινωνιακή ήττα.
Η κορυφαία πηγή που μου έλεγε πώς σκέφτονται στην κυβέρνηση και τι εισηγήσεις κάνουν
στον πρωθυπουργό, μου τόνιζε και μια ακόμη σημαντική παράμετρο που δείχνει μια –
ενδεχομένως- λανθασμένη προσέγγιση του θέματος που «ανέβηκε» αδικαιολόγητα και
κινδυνεύει να «κάψει» κόσμο και κοσμάκη.
Μου έλεγαν λοιπόν: «Αν η κυβέρνηση επέλεγε την έκτακτη φορολόγηση και την είχε
«επικοινωνήσει» σωστά και θα έβαζε στα ταμεία της 200-300 εκατ. ευρώ, και θα κέρδιζε το…
φιλοθέαμον κοινό, και δεν θα ράγιζε την εμπιστοσύνη των επενδυτών.
Το πιο σημαντικό;
Ένας έκτακτος φόρος θα ήταν… one off, άντε μια ακόμη χρονιά στα υπερκέρδη, και θα
μπορούσε να απορροφηθεί ευκολότερα από τις τράπεζες.
Τώρα, τα μέτρα που θα ανακοινωθούν θα έχουν επίπτωση στην κερδοφορία κάθε χρόνο,…
every year που λένε και στο χωριό μου.
Δε λέω, να μειωθούν κάποιες προμήθειες που είναι εξωφρενικές.
Ωστόσο, μήπως η εμπιστοσύνη των επενδυτών κλονίζεται περισσότερο με μόνιμα μέτρα;
Τι έγινε στο… γαλανόλευκο Metropolitan Club της Νέας Υόρκης
Φίλος μου από τη Νέα Υόρκη με πήρε να με ρωτήσει τι συμβαίνει και το Μανχάταν γέμισε
Ελληνες αυτές τις ημέρες. Του απάντησα ότι προφανώς επειδή έρχεται στην Ελλάδα μόνο για
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διακοπές δεν ξέρει ότι τέτοια εποχή κάθε χρόνο (εκτός από την περίοδο του Covid) πολιτικοί,
τραπεζίτες και επιχειρηματίες συναντιούνται στο πιο posh club της πόλης για να παρουσιάσουν
την κατάσταση και τις προοπτικές της ελληνικής οικονομίας σε ξένους θεσμικούς επενδυτές.
Φέτος, μάλιστα είναι και η πρώτη φορά που η παρουσίαση δεν περιορίστηκε σε εκτιμήσεις ή
ευχολόγια για θετικές προοπτικές (forward looking statements που λένε οι φίλοι μας οι
αναλυτές), αλλά είχε να παρουσιάσει συγκεκριμένα επιτεύγματα όπως η αναβάθμιση
επενδυτικής βαθμίδας, η ισχυροποίηση των τραπεζών και η δημιουργία του 5ου τραπεζικού
πόλου, η πρόοδος των έργων του Ελληνικού, τα φορολογικά κίνητρα κ.λπ.
Εκτός από την βιντεοσκοπημένη ομιλία του Κ. Μητσοτάκη, η κυβέρνηση εκπροσωπήθηκε από
τον Χρ. Σταϊκούρα, τον Νίκο Παπαθανάση, την Νίκη Κεραμέως και την Αλεξάνδρα Σδούκου.
Παρούσα η CEO της Attica Bank Ελένη Βρεττού, που με την ομιλία της στη διάρκεια του
γεύματος εντυπωσίασε και έκανε ακόμη και τους πιο διστακτικούς να αποδεχτούν ότι ξέρει και
τί κάνει και πού πάει, ενώ ο CEO της Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, παρουσίασε ως
thought leader του ελληνικού τραπεζικού συστήματος εκτός από τις θετικές προοπτικές των
ελληνικών τραπεζών και την πρωτοποριακή επένδυση της Πειραιώς στην τεχνολογία του ΑΙ.
Εκπροσώπηση σε επίπεδο ανώτατων στελεχών είχαν και οι υπόλοιπες συστημικές τράπεζες,
αλλά και επενδυτικές τράπεζες (Goldman Sachs, Morgan Stanley, Momura, AXIA κλπ). Το
παρόν έδωσε και ο Διοικητής της ΤτΕ Γιάννης Στουρνάρας, η Υποδιοικήτρια Χριστίνα
Παπακωνσταντίνου και ο διεθνής μεγαλοεπενδυτής και μέτοχος της Πειραιως John Paulson,
υπογραμμίζοντας τη βαρύτητα της εκδήλωσης. Μάλιστα το βράδυ διοργανώνεται τιμητική
εκδήλωση προς τιμή του Γιάννη Στουρνάρα που θα λάβει το Leadership Award του Capital
Link.
Τις προοπτικές του κλάδου των ακινήτων και των κατασκευών παρουσίασε ο Αλέξανδρος
Εξάρχου, ο οποίος απευθυνόμενος στους επενδυτές τόνισε ότι τα επόμενα πέντε χρόνια θα
είναι περίοδος έντονης ανάπτυξης για τον κλάδο στην Ελλάδα.
Παρούσες και όλες οι μεγάλες συμβουλευτικές (EY, DELOITTE, KPMG, PWC,) και δικηγορικές
εταιρίες (Milbank, Reed Smith, Bernitsas, Karatzas, Koutalidis, Lambadarios, Potamitis,
Machas, Papadimitriou), με την παράσταση να κλέβει η συζήτηση για το Project του Ελληνικού
μεταξύ του Οδυσσέα Αθανασίου της Lamda Development και του Πέτρου Μαχά της
δικηγορικής εταιρίας Machas & Partners, που εκτός του ότι ήταν ζωντανή και ουσιαστική,
έβγαλε και ενδιαφέρουσες επενδυτικές ειδήσεις για τη Lamda και την προοπτική της μετοχής
της. Μάλιστα, όπως μου είπαν, το video που προβλήθηκε για την εξέλιξη των έργων έκανε
τους διεθνείς επενδυτές που ήταν στην αίθουσα να τσιμπιούνται.
Άλλοι για τις ευκαιρίες που έχασαν μέσα από τα χέρια τους και άλλοι για την άμεση προοπτική 
υπεραξιών που μόλις συνειδητοποίησαν.
Well done Ellinikon Team!!
 
Ανδρέας Σιάμισιης: Ο deal maker που κέρδισε τους Ιταλούς
Αγαπητοί αναγνώστες οφείλω να επισημάνω ότι περίμενα απολυτά την κίνηση του ισχυρού
ανδρός της Helleniq Energy Ανδρέα Σιάμισιη με την εξαγορά της ELPEDISON.
Άλλωστε εμείς εδώ από τον  wiseman, το είχαμε σχεδόν προεξοφλήσει, ότι το αφεντικό της
εισηγμένης θα είναι ο μεγάλος νικητής.
Καθάρισε τους Ιταλούς της EDISON «big time» όπως μου λένε πηγές της αγοράς.
Η κίνηση αυτή επιβράβευσε τη μετοχή της Helleniq (ΕΛΠΕ) η οποία κέρδισε 3,41% και έκλεισε
στα 7,13 ευρώ με όγκο συναλλαγών τα 219.000 χαρτιά.
Η στρατηγική κίνηση Σιάμισιη νομίζω τον κατατάσσει αναμεσά στους Deal makers του 2024.
Η κίνηση – ματ του Σιάμισιη με την Elpedison
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Ο ικανός manager Ανδρέας Σιάμισιης, το αφεντικό της HelleniQ Energy, δικαίωσε απόλυτα το
wiseman στη «μάχη» με το Νίκολα Μόντι της Edison, κερδίζοντας την Elpedison κατά 100%.
Αναφορικά με το τίμημα, είναι ύψους 164 εκατομμυρίων  ευρώ, που μπορεί να φτάσει, με τις
αναπροσαρμογές  στα 195 εκατομμύρια.
Τι σας έγραφε  ο wiseman στις 18 Νοεμβρίου επί λέξει; «η αρχική προσφορά του Σιάμισιη ήταν
γύρω στα 160-170, άρα ξεκίνησε να χτυπάει από ψηλά».
Όπως είπε χθες στο wiseman ανώτατο στέλεχος του Υπουργείου Ενέργειας και
Περιβάλλοντος, «ούτε συνεννοημένος να ήσουν με τον Κύπριο μάνατζερ (σ.σ. τον Ανδρέα
Σιάμισιη εννοούσε).
Έγραψες 160-170 που εμένα μου είχαν φανεί πολλά για ξεκίνημα και αυτός πρόσφερε 164!
Μέσα στα γραφεία του mononews φτιάξατε την προσφορά;» συνέχισε γελώντας.
-Απλώς είχαμε σωστή συνδυαστική πληροφόρηση, σχολίασα ως «υπερήφανος» wiseman.
Το παρασκήνιο όμως έχει ως εξής: ο κος Νίκολα Μόντι της Edison, περίμενε μια προσφορά
γύρω στα 120-130 εκατομμύρια για ξεκίνημα και ετοίμαζε αντιπροσφορά στα 185.
Ο Σιάμισιης τον αιφνιδίασε χτυπώντας ψηλά με την πρώτη, στα 164, που όμως μπορούν να
φτάσουν τελικά τα 195 εκατομμύρια με τα … παρελκόμενα που λένε και στο πρώτο τραπέζι
του Αργυρού ή του Οικονομόπουλου, όπως διαβάσατε στο αναλυτικό ρεπορτάζ του
mononews.gr.
Συνεπώς τα 185 εκατομμύρια του Ιταλού μάνατζερ δεν είχαν πλέον καμία αξία και έπρεπε να
κάνει μια αντιπροσφορά γύρω στα 220 εκατομμύρια για να είναι «αξ
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του
στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα
συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ.
ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του
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Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική
Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον
εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας»,
εξήγησε.
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Xρ. Μεγάλου στο Capital Link Forum: 40 δισ. για στρατηγικούς κλάδους της οικονομίας
έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα “The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα ως
Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας και
την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που κατέβαλε η
Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ. ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
“Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας”.
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. “Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας”, ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Ειδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
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που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By THETOTALBUSINESS
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
 Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Minister: Greece Advancing Major Infrastructure and Transport Projects
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
0share
 
Transport Minister Christos Staikouras. Photo source: Transport Ministry
Greek Minister for Infrastructure and Transportation Christos Staikouras recently outlined the
ministry’s priorities, projects, and plans aimed at sustainable development, job creation, and
supporting social cohesion in Greece.
Speaking at the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum in New York, Minister
Staikouras highlighted eight key priorities designed to enhance transport connectivity and
infrastructure resilience, with the ultimate goal of strengthening Greece’s regional, geopolitical,
and economic role.
8 priorities
The key priorities of the Greek Ministry for Infrastructure and Transportation are as follows:
– Implementation of large-scale infrastructure projects
– Development of flood prevention and irrigation systems
– Maintenance and upgrading of existing infrastructure
– Reform of the Greek rail system
– Renewal of the public bus fleet
– Promotion of electromobility
– Enhancement of road safety across Greece
– Securing funding for all the above initiatives
Photo source: Transport Ministry
“The Greek economy is being upgraded, becoming stronger, and demonstrating remarkable
resilience,” Staikouras said during his keynote address at the forum. “Despite the positive
outlook and promising prospects of the Greek economy, we must remain cautious and
proactive in our decisions, as the broader environment shows signs of instability and
uncertainty.”
He also acknowledged the achievements made in Greece, attributing them to “the
long-standing sacrifices of the Greek society, combined with the prudent fiscal policies of the
past five years, the successful management of successive external crises, and political
stability.”
Major infrastructure projects underway
Staikouras provided an overview of the significant infrastructure projects currently underway in
Greece, including:
– The road connection from Aktio to Amvrakia
– The main road axis on the island of Lesvos
– A major section of the Central Greece highway (E-65)
“The new Attica Highway Concession Agreement has been signed and the highway continues
to operate smoothly under the new concessionaire,” the minister noted.
He also highlighted that the Thessaloniki Metro, the most emblematic urban project of the last
decade, has been put into operation. “The expansion of the metro to Kalamaria is expected to
be completed by the end of 2025,” he informed.
Minister Staikouras further referred to the following upcoming projects:
– The Patra – Pyrgos highway, set to be completed by 2025
– The rapid progress of the Thessaloniki Flyover
– The signing of the contract for the road axis from Ioannina to Kakavia, which is expected next
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week
– The construction of the airport in Kastelli on the island of Crete, which is 40 percent
complete, and the advancement of the Cretan Northern Highway
– Ongoing works, studies, and expropriation procedures for the Chania – Heraklion subproject,
with contract documents to be finalized in the next 50 days
The Patra – Pyrgos highway. Photo source: Olympia Odos
Investment in public transport and railways
The minister also provided updates on key projects in public transport and railway
infrastructure:
– The addition of 270 new vehicles, primarily electric buses, to the public transport system of
Athens, with a total of 950 expected by July 2025
– Greece’s participation in new railway corridors, such as the “3 Seas” (Baltic Sea – Black Sea
– Aegean Sea) and “Western Balkans – Eastern Mediterranean” corridors
– The implementation of an Action Plan on Railway Safety and Interoperability, in collaboration
with the European Commission
– The signing of contracts or tenders for flood-prevention projects in Messinia, Etoloakarnania,
Lesvos, Rethymno and Attica
Funding sources for infrastructure projects
Minister Staikouras concluded his presentation by outlining the funding sources for these
projects:
– National and co-financed funds from the new programming period
– The Recovery and Resilience Fund, including the redistribution of available sources
– The EU Solidarity Fund for restoring areas affected by natural disasters
– The “Connecting Europe Facility,” specifically for modernizing the railway network
– Loans from the European Investment Bank and the Council of Europe Development Bank
– Support from a healthier and more stable banking sector, bolstered over the past five years
– Leverage of fiscal space created through prudent budgeting in the past five years
Join the 15,000+ travel executives who read our newsletter
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Στουρνάρας: Τα κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας είναι η βασική πρόκληση για την οικονομία, τονίζει ο
διοικητής της Τραπέζης της Ελλάδος
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Πηγή: ΑΠΕ - ΜΠΕ
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Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
Ακολουθήστε το Skai.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Xρ. Μεγάλου (Τρ. Πειραιώς): 40 δισ. ευρώ έως το 2027 σε στρατηγικούς κλάδους της
οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
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Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα», τόνισε η υπουργός Εργασίας
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
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γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Πηγή: ΑΠΕ - ΜΠΕ
Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
Ακολουθήστε το Skai.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
Πηγή
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Στουρνάρας: Η συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει την εφαρμογή
μεταρρυθμίσεων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών», τόνισε.
Καμπανάκι κινδύνου για την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού σε ευρωπαϊκό επίπεδο
έκρουσε ο διοικητής της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, κατά τη διάρκεια της
βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link. «Μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς
ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη
και επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις»,
επεσήμανε.
«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα “συστημικά”
ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και
οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια
μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», πρόσθεσε.
Παράλληλα, τόνισε ότι η συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα
βασικά στοιχεία: Πρώτον, τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της
δημιουργίας πρωτογενών κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως
του 2% του ΑΕΠ ετησίως. Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής
σταθερότητας, δηλαδή τη διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και
την προστασία των καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την
εξάλειψη του επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και
την αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Επιπλέον, ο κ. Στουρνάρας εστίασε στην ανταγωνιστικότητα της οικονομίας, η βελτίωση της
οποίας όπως είπε, αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η ελληνική οικονομία.
Όπως ανέφερε ο ίδιος, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη
σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη
παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία
βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
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Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.

https://sofokleous10.gr/2024/12/10/%cf%83%cf%84%ce%bf%cf%85%cf%81%ce%bd%ce%ac%cf%81%ce%b1%cf%82-%ce%b7-%cf%83%cf%85%ce%bd%ce%b1%ce%b9%ce%bd%ce%b5%cf%84%ce%b9%ce%ba%ce%ae-%cf%80%ce%bf%ce%bb%ce%b9%cf%84%ce%b9%ce%ba%ce%ae-%ce%ba%ce%bf/


https://peripteron.eu/

 Publication date: 10/12/2024 00:00

 link

Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις
αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR
Τρίτη, 10 Δεκεμβρίου 2024. Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να
αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και
Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ. Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο
Capital Link Invest in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
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σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Κοντοζαμάνης: Ελκυστικός για επενδύσεις ο τομέας της υγείας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΒασικόΚοντοζαμάνης: Ελκυστικός για επενδύσεις ο τομέας της υγείας
Κοντοζαμάνης: Ελκυστικός για επενδύσεις ο τομέας της υγείας
11/12/2024
- Advertisement -
Η ελληνική κυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του
τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας, όπως
τονίζει ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας.
ΔΩΡΕΑΝ ΕΓΓΡΑΦΗ ΣΤΟ NEWSLETTER
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital
Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε ότι «τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας
από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις».
Σύμφωνα με τον κ. Κοντοζαμάνη η «ελληνική κυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά
μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να
αποτελέσει κόμβο καινοτομίας».
Μάλιστα όπως τόνισε «ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και
της τεχνολογίας στο σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση
σε υποδομές και στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας».
Όπως εξήγησε ο πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, «η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για
να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της βιοτεχνολογίας, της παραγωγής
φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες ψηφιακής υγείας και τις
βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες».
Τέλος υποστήριξε ότι «η ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό
και ανθεκτικό σύστημα υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η
αποδοτικότητα και αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής
παρέμβασης. Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη,
δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να
έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα».
Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική
Στην ομιλία της με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και
επενδυτές», η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο ετήσιο
forum της Capital Link «Invest in Greece», ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
Κάντε like στη σελίδα μας στο facebook για να μαθαίνετε όλα τα νέα
 
ΕΤΙΚΕΤΕΣΒασίλης ΚοντοζαμάνηςΕπενδύσειςΝίκη Κεραμέως
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Παπαθανάσης: Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής
ανάπτυξης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες
που σχετίζονται με τον δίδυμο μετασχηματισμό ψηφιακό και πράσινο», τόνισε ο αναπληρωτής
υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας Νίκος Παπαθανάσης, από το βήμα του
συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece – Speeding
Ahead Post Investment Upgrade», που πραγματοποιήθηκε σήμερα Δευτέρα στη Νέα Υόρκη σε
συνεργασία με το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, το Χρηματιστήριο Αθηνών και μεγάλες
διεθνείς τράπεζες και οργανισμούς. Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας , συνέχισε ο Ν.
Παπαθανάσης έχει ισχυρή έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον δίδυμο
μετασχηματισμό, με δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών πόρων σε
μέτρα για κλιματικούς στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν στους
ψηφιακούς στόχους. Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την ενίσχυση
των ιδιωτικών επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται αποκλειστικά
στις επιχειρήσεις».
«Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης μεταξύ του
κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός
προορισμός για ξένους επενδυτές. Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας», κατέληξε ο
αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας. Η Ελλάδα θα
παραμείνει ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές», τόνισε χαρακτηριστικά.
Επισήμανε επίσης ότι « κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για να
αντιμετωπίσει δομικά προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την
επιχειρηματικότητα, χωρίς να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας
μας, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη
επενδύονται εκ νέου στην κοινωνία».
«Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν
ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,
χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της
καινοτομίας», συμπλήρωσε ο ίδιος.
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Βρεττού: Η συγχώνευση Attica-Παγκρήτιας ορόσημο για τον χρηματοπιστωτικό τομέα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο
μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν
σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Αυτό σημείωσε η διευθύνουσα
σύμβουλος της  Αttica Bank  Ελένη Βρεττού στην κεντρική της ομιλία με τίτλο «Building A New
Dynamic In The Greek Financial System στο πλαίσιο του συνεδρίου 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα».
Σύμφωνα με την ίδια, για τους επενδυτές, η νέα τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία
συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα.
«Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας
αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης.
Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών
που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που
συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία
και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη», κατέληξε η Ελένη Βρεττού. 
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Το μήνυμα του πρωθυπουργού στο Capital Link Invest: Η Ελλάδα στην πρώτη βαθμίδα
των οικονομιών της ζώνης του ευρώ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή»,
υπογράμμισε στην κεντρική του ομιλία στο συνέδριο ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστος Σταϊκούρας
Με το γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού άνοιξε το 26ο Capital Link Invest in Greece Forum.
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης  τόνισε, μεταξύ άλλων στο μήνυμά του, απευθυνόμενος στους
επενδυτές,  ότι:  «Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης
του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ – σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και
2023».
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link, Νίκος Μπορνόζης, πριν
δώσει τον λόγο στον υπουργό Υποδομών, Χρήστο Σταϊκούρα.
Αναλυτικότερα, ο Κυριάκος Μητσοτάκης τόνιζε στο μήνυμά του:
«Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link.
Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας, είναι μια ευκαιρία ώστε να
αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που θα μας καθοδηγήσει προς
το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του
ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ – σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
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ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.»
Χρήστος Σταϊκούρας: Οι οκτώ προτεραιότητες της στρατηγικής του υπουργείου Υποδομών
Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταïκούρας, στη κεντρική του ομιλία στο
συνέδριο υπογράμμισε: «Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες
θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που
εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών
κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
 3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών
και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.»
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Μεγάλου (Πειραιώς): Διάθεση 40 δισ. στην οικονομία έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in
Greece» Forum στη Νέα Υόρκη, ήταν ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς. Στην
ομιλία του με τίτλο «The Greek Banking Sector As A Pillar Of Growth» ανέδειξε τον
καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας, ενώ
παράλληλα ο Χρήστος Μεγάλου δεσμεύθηκε ότι η τράπεζά του θα συνεισφέρει 40 δισ. ευρώ
στην ελληνική οικονομία έως το 2027.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των 7-8 δισ. ευρώ, με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από 2,5 δισ. ευρώ σε
τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο διευθύνων σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση 11 δισ. ευρώ, στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει 32 δισ. ευρώ στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall». Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο διευθύνων σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.
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Πρωθυπουργός στο 26th Annual Capital Link και τι ανέφεραν Σταϊκούρας και Μεγάλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Διεθνής Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και τις Επενδύσεις στην ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ
- Συμμετείχαν Κορυφαίοι Αμερικανοί και Διεθνείς Επενδυτές, Διεθνείς & Ελληνικές
Επιχειρήσεις, - Διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμοί, Ανώτερα Κυβερνητικά Στελέχη από Ελλάδα &
Αμερική
Το Επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum άνοιξε
με το γραπτό μήνυμα του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε
στους διεθνείς επενδυτές.
 Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της  Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τιτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.»
 Ακολούθησαν Η ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ με τίτλο «THE GREEK BANKING SECTOR AS A
PILLAR OF GROWTH» του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου
Μεγάλου, και Η ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ με τίτλο «BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK
FINANCIAL SYSTEM» της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
 Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
 Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
 Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
 
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
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 Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
 Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην
επενδυτική βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα
βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε
καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς.
 Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
 Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.»
 
Ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη κεντρική του ομιλία
τόνισε: «Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.»
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Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στη κεντρική του
ομιλία τόνισε: «Στις 4 Δεκεμβρίου 2024, ο Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς, ήταν ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital
Link Invest in Greece» Forum στη Νέα Υόρκη. Στην ομιλία του ανέδειξε τον καθοριστικό ρόλο
του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της  θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
 Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall».  Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.»
Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στη κεντρική της ομιλία
περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα
ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις
για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Η κυρία Βρεττού επισήμανε:
«Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον
επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της
επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
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οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.»
www.worldenergynews.gr

https://www.worldenergynews.gr/epikairothta/articles/562433/minyma-mitsotaki-sto-26th-annual-capital-link-invest-in-greece-forum


https://www.insider.gr/

 Publication date: 09/12/2024 23:27

 Similar Stats ranking (Greece): 270

 link

Μητσοτάκης: Η Ελλάδα βρίσκεται στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της Eυρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum. 
Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum.
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
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Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς».
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τίτλο "UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES."
Ακολούθησαν η κεντρική ομιλία με τίτλο "THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF
GROWTH" του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου και η
κεντρική ομιλία με τίτλο "BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM"
της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.
Χρ. Σταϊκούρας: Η οικονομία αναβαθμίζεται και δυναμώνει
Από την πλευρά του ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη
κεντρική του ομιλία τόνισε: "Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες
θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που
εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών
κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα. Το πιο
χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε λειτουργία στις
30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής».
Χρ. Μεγάλου: Πυλώνας ανάπτυξης ο τραπεζικός τομέας
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στην κεντρική του
ομιλία υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση των μη

https://www.insider.gr/politiki/346117/mitsotakis-i-ellada-brisketai-stin-proti-bathmida-ton-oikonomion-tis-eyrozonis


https://www.insider.gr/

 Publication date: 09/12/2024 23:27

 Similar Stats ranking (Greece): 270

 link

εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα "Equall". Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε "μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία".
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας».
«Ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα»
Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στην κεντρική της ομιλία
περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια
Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην
Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: "Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην
Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του
έτους. Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα
την οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή
βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε
θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη."
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Παπαθανάσης: Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής
ανάπτυξης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
1725394788 Nikos Papathanasis 2.jpg
«Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες
που σχετίζονται με τον δίδυμο μετασχηματισμό ψηφιακό και πράσινο», τόνισε ο αναπληρωτής
υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας Νίκος Παπαθανάσης, από το βήμα του
συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece – Speeding
Ahead Post Investment Upgrade», που πραγματοποιήθηκε σήμερα Δευτέρα στη Νέα Υόρκη σε
συνεργασία με το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, το Χρηματιστήριο Αθηνών και μεγάλες
διεθνείς τράπεζες και οργανισμούς. Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας , συνέχισε ο Ν.
Παπαθανάσης έχει ισχυρή έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον δίδυμο
μετασχηματισμό, με δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών πόρων σε
μέτρα για κλιματικούς στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν στους
ψηφιακούς στόχους. Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την ενίσχυση
των ιδιωτικών επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται αποκλειστικά
στις επιχειρήσεις».
«Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης μεταξύ του
κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός
προορισμός για ξένους επενδυτές. Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας», κατέληξε ο
αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας. Η Ελλάδα θα
παραμείνει ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές», τόνισε χαρακτηριστικά.
Επισήμανε επίσης ότι « κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για να
αντιμετωπίσει δομικά προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την
επιχειρηματικότητα, χωρίς να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας
μας, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη
επενδύονται εκ νέου στην κοινωνία».
«Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν
ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,
χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της
καινοτομίας», συμπλήρωσε ο ίδιος.
Ακολουθήστε μας στο GoogleNews και δείτε πρώτοι όλες τις ειδήσεις!
Για άρθρα που αναδημοσιεύονται και αναγράφεται η πηγή τους δεν φέρουμε καμμία ευθύνη,
καθώς απηχούν αποκλειστικά τις απόψεις των συντακτών τους και δεν δεσμεύουν καθ’
οιονδήποτε τρόπο την ιστοσελίδα.
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Αλέξανδρος Εξάρχου: Τα βήματα με το βλέμμα στο 2032
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Του Χριστόδουλου Αθανασάτου
ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ. Συγκρατημένα αισιόδοξος όσον αφορά στην πορεία της ελληνικής οικονομίας, με
παράλληλη υποσημείωση πως δεν έχει ξεπεράσει ακόμη όλους τους σκοπέλους, δήλωσε ο
πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, Αλέξανδρος Εξάρχου, στο διεθνές
επενδυτικό φόρουμ της Capital Link, με πρόεδρο τον Νικόλα Μπορνόζη, που διοργανώνεται
στο Metropolitan Club στο Μανχάταν, με κεντρικό τίτλο «Ελλάδα – Επιταχύνοντας την
Ανάπτυξη μετά την Αναβάθμιση Επενδυτικής Βαθμίδας» (Greece – Speeding Ahead Post
Investment Upgrade).
Ειδικότερα, ο κ. Εξάρχου, μιλώντας στο διεθνές φόρουμ (διοργανώνεται φέτος για 26η χρονιά)
σε μια ανοικτή συζήτηση με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte, Δημήτριο Κουτσόπουλο,
τόνισε πως παρά τα θετικά βήματα, η ελληνική οικονομία οφείλει να αξιοποιήσει τον χρόνο
μέχρι το 2032, προκειμένου να προχωρήσει στις απαραίτητες μεταρρυθμίσεις και μια αλλαγή
σκεπτικού.
«Αυτή τη στιγμή η ελληνική οικονομία βασίζεται στον τουρισμό και την εσωτερική κατανάλωση,
και αυτό το μοντέλο πρέπει να αλλάξει. Αν αποτύχουμε να αλλάξουμε το μοντέλο εγκαίρως για
να μπορέσουμε να αντιδράσουμε σε αυτό που έρχεται το 2032, όταν θα αρχίσουμε να
αποπληρώνουμε το χρέος, τότε φοβάμαι ότι μπορεί να βρεθούμε σε πολύ δύσκολη θέση προς
το 2030 ή το 2031», ανέφερε ο κ. Εξάρχου.
Στη συνέχεια, ο διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR επιβεβαίωσε την μεγάλη ανάπτυξη
που γνωρίζει αυτή τη στιγμή ο κατασκευαστικός τομέας, τονίζοντας βέβαια πως πρόκειται για
μια κατάσταση που δεν μπορεί να παγιωθεί επ’ αόριστον, επανερχόμενος και πάλι στο κρίσιμο
σταυροδρόμι των αρχών της δεκαετίας του 2030.
Διακρίνονται ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας Μπορνόζης, ο σύμβουλος έκδοσης του
«Εθνικού Κήρυκα», Αντώνης Η. Διαματάρης και ο εκδότης, Ηρακλής Α. Διαματάρης.
Φωτογραφία: «ΕΘΝΙΚΟΣ ΚΗΡΥΞ»/ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΑΤΟΣ
«Τα έργα είναι κερδοφόρα, και γιατί είναι κερδοφόρα; Επειδή κανείς δεν είναι διατεθειμένος να
εισέλθει σε έργα που θα φέρουν ζημιές, λόγω του αριθμού των έργων που έχουμε μπροστά
μας και των έργων που ήδη έχουν εξασφαλιστεί. Αλλά αυτό δεν διαρκεί για πάντα. Όλοι
γνωρίζουμε ότι ο τομέας των κατασκευών έχει τα σκαμπανεβάσματά του. Πιστεύω ότι τα
επόμενα τρία, τέσσερα ή πέντε χρόνια, ο κατασκευαστικός τομέας στην Ελλάδα θα συνεχίσει
να κινείται προς την ανάπτυξη και θα βρίσκεται σε άνθηση, αλλά περιμένω μια βαθιά αλλαγή
όταν το RRF (Ταμείο Ανάκαμψης) θα λήξει. Επομένως, πρέπει να προετοιμαστούμε για ό,τι
έρχεται, και γι’ αυτό ανακοινώνουμε ένα νέο επενδυτικό σχέδιο ύψους δύο δισεκατομμυρίων
ευρώ για να προετοιμάσουμε τις εταιρείες για μια περίοδο όπου οι κατασκευές δεν θα
βρίσκονται σε τόσο μεγάλη άνθηση όσο σήμερα», ανέφερε ο κ. Εξάρχου.
Στη συνέχεια, ο Αλέξανδρος Εξάρχου εστίασε στην ανάγκη να προχωρήσουν πιο βαθιά οι
μεταρρυθμίσεις στο δύσκαμπτο κομμάτι του δημοσίου τομέα, ενώ έθιξε θέματα όπως οι αργοί
ρυθμοί επίλυσης δικαστικών διαφορών όσον αφορά στα κατασκευαστικά έργα ή παρεμφερείς
επενδύσεις.
Καταλήγοντας, ο κ. Εξάρχου αναφέρθηκε και στο εγχείρημα της Attica Bank, το οποίο, αν και
στην αρχή έμοιαζε ως καταδικασμένο, εντούτοις προσέδωσε στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα
μια τράπεζα με άλλα χαρακτηριστικά από τις τέσσερις συστημικές.
Πάνω από 1.000 σύνεδροι, μεταξύ των οποίων υπουργοί, υφυπουργοί, στελέχη τραπεζών και
ναυτιλιακών εταιρειών και άλλων επιχειρήσεων έδωσαν το «παρών» στο φόρουμ της Capital
Link.
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«Καταλήξαμε σήμερα να κατέχουμε το 57% μιας τράπεζας, η οποία είναι σωστά
κεφαλαιοποιημένη και δεν έχει καμία απολύτως υποχρέωση. Και οι προοπτικές ανάπτυξης μας
δίνουν την πεποίθηση ότι θα λειτουργήσει ως ένας σημαντικός ανταγωνιστής, σε έναν τομέα
που οι τέσσερις συστημικές τράπεζες, λόγω του μεγέθους τους, δεν μπορούν να καλύψουν
όσο καλά θα περίμενε κανείς. Πιστεύω ότι το μέγεθος της τράπεζας και το γεγονός ότι είναι
νέα, και εξαιρετικά επιθετική σε ό,τι αφορά τη συμμετοχή της στον ανταγωνισμό, σε συνδυασμό
με την ύπαρξη των κατάλληλων κεφαλαίων, την τοποθετούν σε πολύ καλή θέση για να πετύχει
επιχειρηματικά», είπε στη συνέχεια.
Περισσότεροι από 1000 σύνεδροι στο Capital Link
Τις φετινές συνεδρίες του Capital Link αναμένονταν να παρακολουθήσουν περισσότεροι από
1000 σύνεδροι, ενώ, μεταξύ των ομιλητών βρίσκονται κυβερνητικά στελέχη από την Ελλάδα
και τις ΗΠΑ, διπλωμάτες, στελέχη τραπεζών, ναυτιλιακών εταιρειών και άλλων σημαντικών
νευραλγικών κλάδων της οικονομίας και των επενδύσεων. Παράλληλα, για μια ακόμη χρονιά,
οι εργασίες ξεκίνησαν με μήνυμα του Ελληνα πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη.
Το φόρουμ επρόκειτο να συνεχιστεί με το γεύμα, το οποίο περιελάμβανε ομιλητές όπως ο
Ελληνας υπουργός Υποδομών και Μεταφορών και πρώην υπουργός Οικονομικών Χρήστος
Σταϊκούρας, ο διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου και η
διευθύνουσα σύμβουλος της Attica Bank Ελένη Βρεττού.
Οι συνεδρίες επρόκειτο να ακολουθήσουν με χαιρετισμό από την υπουργό Εσωτερικών, Νίκη
Κεραμέως, και τον πρέσβη των ΗΠΑ στην Αθήνα, Γιώργο Τσούνη (George Tsunis).
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Παπαθανάσης: Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής
ανάπτυξης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες
που σχετίζονται με τον δίδυμο μετασχηματισμό ψηφιακό και πράσινο», τόνισε ο αναπληρωτής
υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας Νίκος Παπαθανάσης, από το βήμα του
συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece – Speeding
Ahead Post Investment Upgrade», που πραγματοποιήθηκε σήμερα Δευτέρα στη Νέα Υόρκη σε
συνεργασία με το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, το Χρηματιστήριο Αθηνών και μεγάλες
διεθνείς τράπεζες και οργανισμούς. Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας , συνέχισε ο Ν.
Παπαθανάσης έχει ισχυρή έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον δίδυμο
μετασχηματισμό, με δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών πόρων σε
μέτρα για κλιματικούς στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν στους
ψηφιακούς στόχους. Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την ενίσχυση
των ιδιωτικών επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται αποκλειστικά
στις επιχειρήσεις».
«Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης μεταξύ του
κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός
προορισμός για ξένους επενδυτές. Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας», κατέληξε ο
αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας. Η Ελλάδα θα
παραμείνει ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές», τόνισε χαρακτηριστικά.
Επισήμανε επίσης ότι « κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για να
αντιμετωπίσει δομικά προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την
επιχειρηματικότητα, χωρίς να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας
μας, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη
επενδύονται εκ νέου στην κοινωνία».
«Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν
ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,
χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της
καινοτομίας», συμπλήρωσε ο ίδιος.
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Μητσοτάκης στο Capital Link forum: «Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με γραπτό μήνυμα του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε
στους διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum με τίτλο “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade”, που
πραγματοποιήθηκε με μεγάλη συμμετοχή, την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη.
ΔΕΙΤΕ ΕΔΩ ΑΝΑΛΥΤΙΚΑ
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τίτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.»
Το μήνυμα Μητσοτάκη
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς.
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Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.»
Πηγή: ot.gr
Ακολουθήστε το onlarissa.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Ελάτε στην ομάδα μας στο viber για να ενημερώνεστε πρώτοι για τις σημαντικότερες ειδήσεις
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Βρεττού: Η συγχώνευση Attica-Παγκρήτιας ορόσημο για τον χρηματοπιστωτικό τομέα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο
μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν
σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Αυτό σημείωσε η διευθύνουσα
σύμβουλος της  Αttica Bank  Ελένη Βρεττού στην κεντρική της ομιλία με τίτλο «Building A New
Dynamic In The Greek Financial System στο πλαίσιο του συνεδρίου 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα».
Σύμφωνα με την ίδια, για τους επενδυτές, η νέα τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία
συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα.
«Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας
αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης.
Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών
που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που
συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία
και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη», κατέληξε η Ελένη Βρεττού. 
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Αλεξάνδρα Σδούκου: Μέχρι το 2035, η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μέχρι το 2030, προγραμματίζουμε επενδύσεις ύψους €95,9 δισ.
NewsRoom Η υφυπουργός Περιβάλλοντος & Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου
«Οι ενεργειακές τιμές παραμένουν σοβαρή πρόκληση», τόνισε κατά την ομιλία της στο 26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series, η υφυπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου.
Όπως εξήγησε, «παρά την ηγετική θέση της Ευρώπης στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας,
εξακολουθούμε να αντιμετωπίζουμε υψηλές τιμές και αστάθεια. Το 2024, οι τιμές φυσικού
αερίου στην ΕΕ ήταν σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ οι τιμές ηλεκτρικής
ενέργειας για τη βιομηχανία ήταν περίπου 2,5 φορές υψηλότερες».
«Αυτή η διαφορά οφείλεται κυρίως στην εξάρτηση της Ευρώπης από εισαγόμενα ορυκτά
καύσιμα, σε αντίθεση με τις ΗΠΑ που εξάγουν ενέργεια», ανέφερε η κα Σδούκου,
H υφ. Ενέργειας ανέφερε πως στις προκλήσεις που πρέπει να αντιμετωπίσουμε,
περιλαμβάνονται επίσης οι γεωπολιτικές εντάσεις, η αργή ανάπτυξη ενεργειακών υποδομών
στην Ευρώπη αλλά και η υστέρηση της Ευρώπης  σε ανταγωνιστικότητα στην παραγωγή
καθαρής τεχνολογίας.
Παρά τις προκλήσεις αυτές, η Ελλάδα έχει παραμείνει επικεντρωμένη και έχει πετύχει
αξιοσημείωτες προόδους στον ενεργειακό τομέα τα τελευταία πέντε χρόνια, ανέφερε η κ.
Σδούκου.
Η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντική μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου (GHG),
ξεπερνώντας τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ), ενώ έχουμε διπλασιάσει την
εγκατεστημένη δυναμικότητα ΑΠΕ από το 2018.
Η κα Σδούκου αναφέρθηκε και στους στόχους της Ελλάδας, σύμφωνα με τους οποίους  «Μέχρι
το τέλος της δεκαετίας, στοχεύουμε το 75% της ηλεκτρικής μας ενέργειας να προέρχεται από
ΑΠΕ, ενώ μέχρι το 2035, το ποσοστό αυτό θα ανέλθει σχεδόν στο 96%», αλλά και τις
επενδύσεις που θα πρέπει να πραγματοποιηθούν για να τους επιτύχουμε.
H ομιλία της κας Σδούκου:
«Θέλω να ευχαριστήσω τον κ. και την κα. Μπορνόζη για την πρόσκληση σε αυτό το εξαιρετικό
φόρουμ που λειτουργεί ως σημαντική γέφυρα μεταξύ της Ελλάδας και της διεθνούς
επενδυτικής κοινότητας.
Και, αν μου επιτρέπετε, εν μέσω μίας μοναδικής χρονικής συγκυρίας, καθώς βρισκόμαστε σε
μια εποχή διεθνών συγκρούσεων, αβεβαιότητας και περιφερειακών εντάσεων που απειλούν να
εξελιχθούν σε παγκόσμια κρίση.
Μια εποχή όπου η ασφάλεια είναι ζητούμενο και η παγκόσμια ηγεσία χρειάζεται ενίσχυση.
Ασφάλεια και ηγεσία.
Τα δύο βασικά στοιχεία που χρειαζόμαστε για να πορευτούμε σε αυτές τις δύσκολες εποχές.
Μέσα σε όλο αυτό, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντικά πράγματα στον τομέα της ενέργειας που
πριν λίγα χρόνια έμοιαζαν σχεδόν αδύνατα.
Αυτές οι επιτυχίες δεν συνέβησαν από τη μια μέρα στην άλλη. Απαιτήθηκε ισχυρή δέσμευση
από την κυβέρνησή μας και σημαντικές επενδύσεις στον ενεργειακό τομέα.
Εκτιμούμε ότι οι επενδύσεις σε μεγάλα έργα στην ελληνική αγορά έφτασαν τα ~18
δισεκατομμύρια ευρώ την τελευταία δεκαετία… χωρίς να περιλαμβάνονται οι επενδύσεις σε
μικρότερα και μεσαία έργα.
Η Ελλάδα έχει σημειώσει σημαντική πρόοδο στον ενεργειακό τομέα και προσπαθεί να θέσει
ένα παράδειγμα σε ένα ευρωπαϊκό και παγκόσμιο περιβάλλον γεμάτο προκλήσεις.
1. Πρώτον, αντιμετωπίζουμε γεωπολιτικές εντάσεις.
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Συγκρούσεις όπως ο πόλεμος στην Ουκρανία και οι εντάσεις στη Μέση Ανατολή—περιοχές
ζωτικής σημασίας για την παγκόσμια ενεργειακή προσφορά—έχουν αυξήσει τα κόστη, έχουν
διαταράξει τις εφοδιαστικές αλυσίδες και εγείρουν ανησυχίες για τη σταθερότητα.
Η πραγματικότητα είναι ότι οι παγκόσμιες αγορές φυσικού αερίου περιορίζονται, αυξάνοντας τα
κόστη για την Ευρώπη. Με τον χειμώνα να αναμένεται πιο ψυχρός από τον προηγούμενο, η
Ευρώπη έχει αυξήσει τις εισαγωγές υγροποιημένου φυσικού αερίου (LNG), ειδικά από τις
Ηνωμένες Πολιτείες, αλλά παραμένει εξαρτημένη.
Επιπλέον, αβεβαιότητα υπάρχει για το πόσο φυσικό αέριο θα έρθει μέσω των ρωσικών
αγωγών μετά την 1η Ιανουαρίου.
2. Δεύτερον, οι ενεργειακές τιμές παραμένουν σοβαρή πρόκληση.
Παρά την ηγετική θέση της Ευρώπης στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, εξακολουθούμε να
αντιμετωπίζουμε υψηλές τιμές και αστάθεια. Το 2024, οι τιμές φυσικού αερίου στην ΕΕ ήταν
σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ οι τιμές ηλεκτρικής ενέργειας για τη
βιομηχανία ήταν περίπου 2,5 φορές υψηλότερες.
Αυτή η διαφορά οφείλεται κυρίως στην εξάρτηση της Ευρώπης από εισαγόμενα ορυκτά
καύσιμα, σε αντίθεση με τις ΗΠΑ που εξάγουν ενέργεια.
Υπήρξαν επίσης μεγάλες αποκλίσεις τιμών εντός της Ευρώπης.
Για παράδειγμα, στις 11 Ιουλίου 2024, η ωριαία τιμή ηλεκτρικής ενέργειας στην Ουγγαρία
έφτασε τα €940/MWh, ενώ στην γειτονική Αυστρία ήταν μόλις €61/MWh—μια διαφορά
δεκαπενταπλάσια.
Αυτό είναι ένα ζήτημα που ο Έλληνας Πρωθυπουργός πιέζει έντονα την Ευρωπαϊκή Επιτροπή
να επιλύσει.
3. Τρίτον, η ανάπτυξη ενεργειακών υποδομών είναι αργή.
Έργα ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και αναβαθμίσεις δικτύου συχνά χρειάζονται χρόνια για
να ολοκληρωθούν. Επίσης, η έλλειψη επαρκών διασυνδέσεων στην Ευρώπη παραμένει
σοβαρή πρόκληση, συμβάλλοντας σε υψηλότερες τιμές ενέργειας και μειωμένη αποδοτικότητα
της αγοράς.
Τελικά, οι καταναλωτές ρωτούν: «Πότε θα ωφεληθούμε από φθηνότερη ενέργεια από ΑΠΕ;»
4. Τέταρτον, η Ευρώπη υστερεί σε ανταγωνιστικότητα στην παραγωγή καθαρής τεχνολογίας.
Παρόλο που η Ευρώπη υστερεί στην έρευνα και την καινοτομία και δυσκολεύεται να
αξιοποιήσει την όποια πρόοδο σημειώνεται σε μεγάλη κλίμακα.
Αντίθετα, η Κίνα κινείται γρήγορα, διατηρώντας χαμηλά κόστη παραγωγής, ελέγχοντας τις
εφοδιαστικές αλυσίδες, παρέχοντας σημαντικές κρατικές επιδοτήσεις και επιταχύνοντας τις
διαδικασίες έγκρισης.
Αυτοί οι παράγοντες δημιουργούν ένα ισχυρό περιβάλλον για επενδύσεις και ανάπτυξη, κάτι
στο οποίο η Ευρώπη πρέπει να επικεντρωθεί περισσότερο.
Παρά τις προκλήσεις αυτές, η Ελλάδα έχει παραμείνει επικεντρωμένη και έχει πετύχει
αξιοσημείωτες προόδους στον ενεργειακό τομέα τα τελευταία πέντε χρόνια.
1. Πρώτον, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντική μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου
(GHG), ξεπερνώντας τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ).
Οι εκπομπές της Ελλάδας όμως, αντιπροσωπεύουν περίπου το 0,15% των παγκόσμιων
εκπομπών. Ακόμα κι αν τις μηδενίζαμε αύριο, θα ήταν μόνο «μία σταγόνα στον ωκεανό».
Μεταξύ 2005 και 2022, η Ελλάδα μείωσε τις καθαρές εκπομπές της κατά 43%, ξεπερνώντας τη
μείωση 24% της ΕΕ κατά την ίδια περίοδο.
Αυτή η πρόοδος οφείλεται κυρίως στη μείωση κατά 62% των εκπομπών CO2 από την
ηλεκτροπαραγωγή. Αυτή η μείωση επιτεύχθηκε με την κατάργηση των λιγνιτικών μονάδων—οι
εκπομπές από λιγνίτη μειώθηκαν κατά 83%.
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Το 2024, ο λιγνίτης αντιστοιχούσε μόνο στο 6% της ηλεκτροπαραγωγής μας και μέχρι το 2028,
δεσμευόμαστε για πλήρη κατάργηση του.
2. Παράλληλα, έχουμε διπλασιάσει την εγκατεστημένη δυναμικότητα ΑΠΕ από το 2018.
Σήμερα, πάνω από το 50% της ηλεκτρικής ενέργειας προέρχεται από ΑΠΕ, όπως
φωτοβολταϊκά και αιολικά, ενώ το ποσοστό είναι ακόμη υψηλότερο αν συμπεριληφθούν τα
υδροηλεκτρικά. Η Ελλάδα αναγνωρίζεται πλέον ως παγκόσμιος ηγέτης στην ενσωμάτωση
ηλιακής και αιολικής ενέργειας στο δίκτυο.
Στόχοι:
– Μέχρι το τέλος της δεκαετίας, στοχεύουμε το 75% της ηλεκτρικής μας ενέργειας να
προέρχεται από ΑΠΕ.
– Μέχρι το 2035, το ποσοστό αυτό θα ανέλθει σχεδόν στο 96%.
Για να πετύχουμε αυτούς τους στόχους, προωθούμε νέες μορφές ενέργειας.
Η υπεράκτια αιολική ενέργεια είναι μία από τις βασικές μας προτεραιότητες, με
προγραμματισμένη δυναμικότητα 1,9 GW έως το 2032.
Επεκτείνουμε την παραγωγή βιομεθανίου σε 2 TWh έως το 2030 και 3,5 TWh έως το 2040.
Παράλληλα, προχωρούμε σταθερά στην παραγωγή πράσινου υδρογόνου, με στόχο 1 TWh
έως το 2030 και αύξηση σε 20 TWh έως το 2050.
Η αποθήκευση ενέργειας είναι επίσης κρίσιμο μέρος της στρατηγικής μας.
Μέχρι το 2030, σχεδιάζουμε την εγκατάσταση 6,2 GW δυναμικότητας αποθήκευσης ενέργειας.
Αυτό θα διασφαλίσει την αξιοπιστία και την ευελιξία του ενεργειακού μας συστήματος.
Ήδη, υπάρχει επενδυτικό ενδιαφέρον τριπλάσιο από αυτό που χρειαζόμαστε.
Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές.
Μέσω ενός φιλόδοξου προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη.
Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα.
Μέχρι το 2035, η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από
11 TWh.
Πέρα από τα έργα ΑΠΕ και τις διασυνδέσεις, εδραιώνουμε μια ισχυρή αλυσίδα αξίας για την
αποθήκευση και αξιοποίηση άνθρακα, δείχνοντας τη δέσμευσή μας για μείωση των εκπομπών
στις βιομηχανίες που είναι δύσκολο να αποδεσμευθούν από τον άνθρακα.
Η πρώτη εγκατάσταση αποθήκευσης άνθρακα βρίσκεται υπό κατασκευή και αναμένεται να
λειτουργήσει το 2027.
Η ρεαλιστική μας προσέγγιση περιλαμβάνει επίσης το φυσικό αέριο, το καθαρότερο ορυκτό
καύσιμο, ως μέρος του ενεργειακού μας μίγματος για τις επόμενες δεκαετίες.
Ένα σημαντικό ορόσημο είναι η ολοκλήρωση του FSRU Αλεξανδρούπολης—μια επένδυση
~€360 εκατ.—με δυναμικότητα επαναεριοποίησης 5,5 bcm/έτος, που μειώνει την εξάρτηση
από το ρωσικό φυσικό αέριο και ενισχύει την ενεργειακή ασφάλεια στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη.
Ένα άλλο σημαντικό έργο είναι ο Κάθετος Διάδρομος, όπου συνεργαζόμαστε με έξι
χώρες—Βουλγαρία, Ρουμανία, Ουγγαρία, Σλοβακία, Μολδαβία και Ουκρανία—για να
δημιουργήσουμε εναλλακτικές διαδρομές προμήθειας φυσικού αερίου.
Οι τερματικοί σταθμοί LNG Ρεβυθούσας και Αλεξανδρούπολης είναι βασικά μέρη αυτού του
συστήματος, με συνολική δυναμικότητα αποθήκευσης 378.500 κυβικών μέτρων και
δυναμικότητα επαναεριοποίησης 12,5 bcm/έτος.
Τέλος, το αναθεωρημένο Εθνικό Σχέδιο για την Ενέργεια και το Κλίμα της Ελλάδας παρέχει
έναν σαφή οδικό χάρτη, με επενδύσεις που ξεπερνούν τα €436 δισ. έως το 2050.

https://www.mononews.gr/politics/alexandra-sdoukou-mechri-to-2035-i-ellada-tha-exagei-35-twh-katharis-energeias


https://www.mononews.gr/

 Publication date: 09/12/2024 23:11

 Similar Stats ranking (Greece): 199

 link

Αυτό δημιουργεί σημαντικές ευκαιρίες για ιδιωτικά κεφάλαια σε τομείς όπως οι ανανεώσιμες
πηγές ενέργειας, η αποθήκευση ενέργειας, οι διεθνείς και εγχώριες διασυνδέσεις, τα έξυπνα
δίκτυα και η ηλεκτροκίνηση.
Μέχρι το 2030, προγραμματίζουμε επενδύσεις ύψους €95,9 δισ. Στην έκδοση του 2019, αυτό
το ποσό ήταν €44 δισ.
Έτσι, μέσα σε 5 χρόνια, υπερδιπλασιάσαμε τους πράσινους επενδυτικούς στόχους μας για τη
δεκαετία.
Παράλληλα, αξιοποιούμε μια σειρά από δημόσια χρηματοδοτικά εργαλεία για να ενθαρρύνουμε
και να μειώσουμε τους κινδύνους για τις ιδιωτικές επενδύσεις.
Κάνοντας, έτσι, την Ελλάδα έναν από τους πιο ελκυστικούς προορισμούς για πράσινες
επενδύσεις στον κόσμο!
Και αυτές είναι επενδύσεις που θα μεταμορφώσουν τη χώρα μας.»
Διαβάστε επίσης
Ελένη Βρεττού: Ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα η συγχώνευση
Attica Bank με Παγκρήτια
Χρήστος Μεγάλου στο Capital Link: Η ανάκαμψη των τραπεζών τους επέτρεψε να στηρίξουν
την οικονομία αποτελεσματικά.
Χρήστος Σταϊκούρας στο Capital Link: Οι 8 προτεραιότητες της στρατηγικής του υπ.
Υποδομών
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Μεγάλου (Πειραιώς): Διάθεση 40 δισ. στην οικονομία έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in
Greece» Forum στη Νέα Υόρκη, ήταν ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς. Στην
ομιλία του με τίτλο «The Greek Banking Sector As A Pillar Of Growth» ανέδειξε τον
καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας, ενώ
παράλληλα ο Χρήστος Μεγάλου δεσμεύθηκε ότι η τράπεζά του θα συνεισφέρει 40 δισ. ευρώ
στην ελληνική οικονομία έως το 2027.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των 7-8 δισ. ευρώ, με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από 2,5 δισ. ευρώ σε
τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο διευθύνων σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση 11 δισ. ευρώ, στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει 32 δισ. ευρώ στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall». Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο διευθύνων σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.
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Βρεττού: Ορόσημο η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κατά την ομιλία της στο 26ο ετήσιο forum της Capital Link, η κα Βρεττού σημείωσε ότι «αυτή η
ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση
Newsroom
Ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα χαρακτήρισε τη
συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica
Bank Ελένη Βρεττού, τονίζοντας ότι θέτει τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και
καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό.
Πέμπτος πόλος
Κατά την ομιλία της στο 26ο ετήσιο forum της Capital Link, η κα Βρεττού σημείωσε ότι «αυτή η
ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό
του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και
της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές». «Εδραιώνει τον πέμπτο
μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων
Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους», είπε. 
«Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την
οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή
βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε
θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα», πρόσθεσε. 
Ευκαιρία συμμετοχής
«Για τους επενδυτές», συνέχιζε η κα Βρεττού, «η νέα Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία
συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η
σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο
εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης. 
»Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών
που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που
συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία
και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη», κατέληξε. 
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Χρήστος Σταϊκούρας στο Capital Link: Οι 8 προτεραιότητες της στρατηγικής του υπ.
Υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας»
NewsRoom Χρήστος Σταϊκούρας «Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και
επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή», ανέφερε κατά την κεντρική του ομιλία στο 26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum o υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας.
«Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της
ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα
τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και
την πολιτική σταθερότητα», συνέχισε ο κ. Σταϊκούρας.
«Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας. Στο πλαίσιο αυτό,
η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια προσπάθεια
ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, με στόχο
να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού
ρόλου της Ελλάδας», πρόσθεσε ο κ. Σταϊκούρας.
Ο υπουργός Υποδομών αναφέρθηκε στις 8 προτεραιότητες της στρατηγικής του υπουργείου:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
«Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής», κατέληξε ο κ. Σταϊκούρας.
Διαβάστε επίσης
Κυριάκος Μητσοτάκης στο Capital Link: Νέο ορόσημο η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου
Αθηνών σε ανεπτυγμένης αγοράς
Νετανιάχου: Δεν θα σταματήσει τον πόλεμο εναντίον της Χαμάς στη Λωρίδα της Γάζας
Μπλίνκεν: Ο ISIS θα προσπαθήσει να επανεδραιωθεί στη Συρία
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Ελένη Βρεττού: Ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα η
συγχώνευση Attica Bank με Παγκρήτια
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας
αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης.
NewsRoom Ελένη Βρεττού, CEO της Attica Bank Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank
κα. Ελένη Βρεττού, στην κεντρική της ομιλία περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank
με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό
τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό
οργανισμό.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: “Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην
Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του
έτους.
Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την
οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή
βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε
θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα.
Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας
αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης.
Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών
που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που
συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία
και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.”
Διαβάστε επίσης
Χρήστος Σταϊκούρας στο Capital Link: Οι 8 προτεραιότητες της στρατηγικής του υπ.
Υποδομών
Κυριάκος Μητσοτάκης στο Capital Link: Νέο ορόσημο η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου
Αθηνών σε ανεπτυγμένης αγοράς
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ATHEX: Index keeps rising in the new week
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
After the credit rating upgrade for Greece by Scope Ratings and the favorable reports on
Greek bank stock prices, the local bourse extended its rising streak to six sessions on Monday.
In this period the main index has risen by over 5% to highs unseen since late September.
Capital Link’s Greek stocks roadshow in New York, which kicked off on Monday, could also
boost prices further.
The Athens Exchange (ATHEX) general index closed at 1,464.98 points, adding 0.58% to
Friday’s 1,456.52 points. The large-cap FTSE-25 index expanded 0.67%, ending at 3,575.82
points. 
The banks index grew 1.65%, thanks to National jumping 3.83%, Piraeus earning 1.11%,
Eurobank grabbing 0.63% and Alpha fetching 0.33%. Helleniq Energy soared 3.41%, Lamda
Development augmented 2.39%, Ellaktor advanced 223% and Viohalco rose 2.22%, but
Cenergy Holdings conceded 1.85%.
In total 58 stocks secured gains, 26 endured losses and 38 remained unchanged.
Turnover amounted to 141.6 million euros, up from last Friday’s €118.2 million.
In Nicosia, the general index of the Cyprus Stock Exchange increased 0.06% to close at
212.88 points. 
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Με μήνυμα του πρωθυπουργού άνοιξε το 26ο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την
αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ - σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023» ανέφερε ο
πρωθυπουργός.
Το Επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Investin Greece Forum άνοιξε με
το γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές.
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον υπουργό Υποδομών και Μεταφορών,κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τιτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.»
Ακολούθησαν η κεντρική ομιλία με τίτλο «THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF
GROWTH» του Διευθύνοντα Συμβούλου της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου, και η
κεντρική ομιλία με τίτλο «BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM»
της Διευθύνουσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ - σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
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Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.»
Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη κεντρική του
ομιλία τόνισε: «Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη
αντοχή. Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της
ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα
τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και
την πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών
και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.»
Στις 4 Δεκεμβρίου 2024, ο Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος της Πειραιώς, ήταν ένας
από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in
Greece» Forum στη Νέα Υόρκη. Στην ομιλία του ανέδειξε τον καθοριστικό ρόλο του ελληνικού
τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας.
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Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της  θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall».  Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.»
Η Διευθύνουσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στη κεντρική της
ομιλία περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί
ένα ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις
βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην
Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του
έτους.
Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την
οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή
βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε
θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.»
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Χρήστος Μεγάλου στο Capital Link: Η ανάκαμψη των τραπεζών τους επέτρεψε να
στηρίξουν την οικονομία αποτελεσματικά.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth Management, έχοντας υπό διαχείριση
€11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη
NewsRoom Χρήστος Μεγάλου, CEO Τράπεζας Πειραιώς
Την πρόοδο των τραπεζών την τελευταία δεκαετία υπογράμμισε κατά την κεντρική του ομιλία
στο ετήσιο συνέδριο της Capital Link o Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ.
Χρήστος Μεγάλου.
O κ. Μεγάλου τόνισε μεταξύ άλλων τη μείωση των μη εξυπηρετούμενων δανείων, την ενίσχυση
των κεφαλαίων και τις πρωτοβουλίες ψηφιακού μετασχηματισμού.
Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την οικονομία
αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει νέα δάνεια
άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς όπως η
ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη βιώσιμη
ανάπτυξη τού τόπου.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα “Equall”. Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε “μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία”.
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.”
Διαβάστε επίσης
Χρήστος Σταϊκούρας στο Capital Link: Οι 8 προτεραιότητες της στρατηγικής του υπ.
Υποδομών
Κυριάκος Μητσοτάκης στο Capital Link: Νέο ορόσημο η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου
Αθηνών σε ανεπτυγμένης αγοράς
Ισπανία: Απούσα από την τελετή επαναλειτουργίας της Νοτρ Νταμ – «Ντροπή για την χώρα
μας»
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Χ. Μεγάλου (Πειραιώς): Δάνεια 40 δισ. ευρώ ως το 2027 σε τομείς - κλειδιά της
οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στην ομιλία του στο επίσημο γεύμα του 26ου Ετήσιου «Capital Link Invest in Greece» Forum
στη Νέα Υόρκη ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία
Newsroom
Στον ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της Ελλάδας
αναφέρθηκε ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, κατά την
ομιλία του στο επίσημο γεύμα του 26ου Ετήσιου «Capital Link Invest in Greece» Forum στη
Νέα Υόρκη.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της  θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Καινοτομία
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Το πρόγραμμα «Equall»
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall». Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Μεγάλου – Πειραιώς: 40 δισ. έως το 2027 σε τουρισμό, ΑΠΕ και αγροτικό τομέα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομία ανέδειξαν Μεγάλου και
Βρεττού στη Νέα Υόρκη OT.gr Newsroom
Τον καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας
ανέδειξε μεταξύ άλλων ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου,
ο οποίος ήταν εκ των βασικών ομιλητών στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link
Invest in Greece» Forum στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Capital Link forum: Οι προοπτικές μετά την επενδυτική βαθμίδα – 4 αναλυτές εξηγούν
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall». Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.»
Ο πέμπτος τραπεζικό πόλος
Από την πλευρά της η διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στη
κεντρική της ομιλία περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα
αποτελεί ένα ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα,
θέτοντας τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Η κυρία
Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα
προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην
Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του
έτους. Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα
την οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή
βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε
θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
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Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.»
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Μητσοτάκης: Επόμενο ορόσημο, η αναβάθμιση του Χ.Α. σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο γραπτό μήνυμά του με το οποίο άνοιξε το μεσημεριανό γεύμα του 26ου ετήσιου forum της
Capital Link, ο πρωθυπουργός τόνισε ότι «σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα
βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε
καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς»
Newsroom
Σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο, την αναβάθμιση δηλαδή του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε
καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς, βρίσκεται η Ελλάδα, όπως δήλωσε ο πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης. 
Στο γραπτό μήνυμά του με το οποίο άνοιξε το μεσημεριανό γεύμα του 26ου ετήσιου forum της
Capital Link, ο πρωθυπουργός τόνισε ότι «πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα
θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι
εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του
Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς.»
«Στην πρώτη βαθμίδα»
Στην αρχή του μηνύματός του ο κ. Μητσοτάκης σημείωσε ότι «είναι χαρά μου να σας
απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε
τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας, είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που
έχουμε σημειώσει και το όραμα που θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται
πλέον στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά
κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.»
«Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023», συνέχισε ο πρωθυπουργός. «Αυτά τα επιτεύγματα
είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον
οικονομικό μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα».
«Είμαστε υπερήφανοι»
«Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
»Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο
»Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες

https://www.imerisia.gr/politiki/102743_mitsotakis-epomeno-orosimo-i-anabathmisi-toy-ha-se-kathestos-aneptygmenis-agoras


http://www.imerisia.gr/

 Publication date: 09/12/2024 22:38

 Similar Stats ranking (Greece): 401

 link

μονάδες.
»Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.»
«Μείνετε μαζί μας»
«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας», ανέφερε ακόμα ο πρωθυπουργός. «Έκτοτε, τα ελληνικά
περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε προσδοκία.
»Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς», κατέληξε. 
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Μητσοτάκης: Σε τροχιά για αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα βρίσκεται στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του ευρώ»
Σχετικά Άρθρα
Βρεττού για συγχώνευση Attica - Παγκρήτιας: Ορόσημο μετασχηματισμού για τον
χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα
09/12/2024 - 22:13
Μεγάλου: Πυλώνας ανάπτυξης ο τραπεζικός τομέας - Η Πειραιώς ηγείται στην κοινωνική
υπευθυνότητα
09/12/2024 - 22:13
Υποσχέσεις Μητσοτάκη για μετασχηματισμό της χώρας και στήριξη της κοινωνίας – Μήνυμα
σε τράπεζες, σύντομα παρεμβάσεις
08/12/2024 - 10:26
Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum.
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τιτλο "UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES."
Ακολούθησαν η κεντρική ομιλία με τίτλο "THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF
GROWTH" του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου και η
κεντρική ομιλία με τίτλο "BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM"
της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.
«Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link.
Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας, είναι μια ευκαιρία ώστε να
αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που θα μας καθοδηγήσει προς
το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του
ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023»,
τόνισε ο κ. Μητσοτάκης, προσθέτοντας ότι «η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά,
περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη
σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.
Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι
αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
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ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης».
Αναφέρει επίσης πως «πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την
θέση της στην επενδυτική βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω
ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου
Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς».
Σταϊκούρας: Η οικονομία αναβαθμίζεται και δυναμώνει
Από την πλευρά του ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη
κεντρική του ομιλία τόνισε:
«Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
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και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής».
www.bankingnews.gr
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“Η ηλεκτρική ενέργεια κοινωνικό αγαθό ή εξαγώγιμο προϊόν, χρηματιστηριακό
εμπόρευμα;”
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από τη στιγμή που αποφασίστηκε ν’ αλλάξει το ενεργειακό μείγμα της χώρας και να μειωθούν
ΣΤΑΔΙΑΚΑ τα ορυκτά καύσιμα -σε εθνικό και παγκόσμιο επίπεδο- πρέπει να συμφωνήσουμε
πως είναι καίριο ζήτημα η αναγνώριση της ηλεκτρικής ενέργειας ως ΚΟΙΝΩΝΙΚΟ ΑΓΑΘΟ.
Πρέπει να συμφωνήσουμε ότι η ηλεκτρική ενέργεια ΔΕΝ μπορεί να είναι χρηματιστηριακό
εμπόρευμα. Επίσης να συμφωνήσουμε ότι βασικός στόχος πρέπει να είναι η μείωση της
κατανάλωσης με την αλλαγή και του τρόπου ζωής.
Η αλήθεια είναι ότι κανένας, από αυτούς που σχεδιάζουν και αποφασίζουν, δεν μιλάει για
φρένο στην ανάπτυξη, το φρένο που χρειαζόμαστε. Δεν μιλάνε για τις σπατάλες της ενέργειας
και την εξοικονόμηση, για την πολεμική βιομηχανία, για τον ενεργοβόρο υπερτουρισμό και
γενικότερα για τον καταναλωτικό τρόπο ζωής, που μας ωθεί με ταχύτητα στην καταστροφή.
Ναι, να πάμε στη σταδιακή παραγωγή από ΑΠΕ, αλλά με αποθήκευση. Χωρίς αποθήκευση
δεν μπορούν να λειτουργήσουν οι ΑΠΕ. Με την αστάθεια που τις χαρακτηρίζει, υποχρεωτικά
θα πρέπει η σταθερότητα στο δίκτυο να εξασφαλίζεται με μονάδες/εργοστάσια σταθερής
παραγωγής με εισαγόμενο φυσικό αέριο και με λιγνίτη, ή με εισαγόμενη ηλεκτρική ενέργεια
από τις διασυνδεδεμένες γειτονικές χώρες.
Οι ΑΠΕ έχουν και αυτές οικολογικό κόστος και οικολογικό αποτύπωμα. Χαμηλότερο σίγουρα
από τα ορυκτά καύσιμα, αλλά έχουν. Και το ζητούμενο φυσικά είναι να μειωθεί ακόμα
περισσότερο με τον κατάλληλο χωροταξικό σχεδιασμό. Λέμε λοιπόν πως πρέπει να γίνει
επιτέλους η αναθεώρηση του Ειδικού Χωροταξικού των ΑΠΕ, η οποία αναθεώρηση σκόπιμα
έχει βαλτώσει εδώ και χρόνια∙ και όλοι ξέρουμε γιατί. Βασική παράμετρος για την αναθεώρηση
είναι ο καθορισμός των εθνικών στόχων με βάση τις ανάγκες της χώρας και όχι με βάση την
ηλεκτρική ενέργεια ως εμπορικό -εξαγώγιμο- προϊόν, εμπόρευμα χρηματιστηρίου, όπως
επαναλαμβάνουν διαρκώς οι ιθύνοντες.
Το λέω αυτό γιατί έλεγε η Υφυπουργός ΥΠΕΝ Αλεξάνδρα Σδούκου στο Συνέδριο της Capital
Link στη Νέα Υόρκη: «Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές. Μέσω ενός φιλόδοξου
προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη. Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. Μέχρι το 2035,
η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 TWh».
Χθες, 9 Δεκ, το ισοζύγιο διασυνδέσεων στο ενεργειακό μείγμα -εξαγωγές μείον εισαγωγές-
ήταν 26%, μέσο όρο, της παραγόμενης ηλ. ενέργειας, με μεγαλύτερο 35% στις 2 το μεσημέρι
και μικρότερο 9,2% στις 7 το πρωί [ipto ANALYTICS]. Και βέβαια δεν εξάγεται ΜΟΝΟ καθαρή
ενέργεια, αφού πάνω από το 50% της παραγωγής είναι από τις μονάδες φυσικού αερίου και
ένα 12% περίπου, μέσο όρο, από τις μονάδες λιγνίτη. Μείγμα εξάγεται. Παράγεται λοιπόν ηλ.
ενέργεια όχι μόνο για να καλύψουμε τις ανάγκες και τους στόχους της χώρας σύμφωνα με το
ΕΣΕΚ, αλλά και για εξαγωγή, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για τα φυσικά οικοσυστήματα και την
παραγωγική γη. Γι’ αυτό ”καίγονται” για τις διασυνδέσεις και τον αγωγό «Αίγυπτος – Ελλάδα –
Γερμανία», Νότιας και Βόρειας Μεσογείου, του Ομίλου Κοπελούζου. Να καταλαβαινόμαστε!…
 
Λαμία, 10.12.2024
 
Στέφανος Σταμέλλος
http://www.e-ecology.gr
https://www.facebook.com/stefanos.stamellos
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ) από Νέα Υόρκη: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 νααναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“GreenDeal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική
Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον
εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας»,
εξήγησε.
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Βρεττού: Η συγχώνευση Attica-Παγκρήτιας ορόσημο για τον χρηματοπιστωτικό τομέα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο
μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν
σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Αυτό σημείωσε η διευθύνουσα
σύμβουλος της  Αttica Bank  Ελένη Βρεττού στην κεντρική της ομιλία με τίτλο «Building A New
Dynamic In The Greek Financial System στο πλαίσιο του συνεδρίου 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα».
Σύμφωνα με την ίδια, για τους επενδυτές, η νέα τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία
συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα.
«Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας
αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης.
Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών
που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που
συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία
και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη», κατέληξε η Ελένη Βρεττού. 

https://sofokleous10.gr/2024/12/09/%ce%b2%cf%81%ce%b5%cf%84%cf%84%ce%bf%cf%8d-%ce%b7-%cf%83%cf%85%ce%b3%cf%87%cf%8e%ce%bd%ce%b5%cf%85%cf%83%ce%b7-attica-%cf%80%ce%b1%ce%b3%ce%ba%cf%81%ce%ae%cf%84%ce%b9%ce%b1%cf%82-%ce%bf%cf%81%cf%8c/
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Μεγάλου (Πειραιώς): Διάθεση 40 δισ. στην οικονομία έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in
Greece» Forum στη Νέα Υόρκη, ήταν ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς. Στην
ομιλία του με τίτλο «The Greek Banking Sector As A Pillar Of Growth» ανέδειξε τον
καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας, ενώ
παράλληλα ο Χρήστος Μεγάλου δεσμεύθηκε ότι η τράπεζά του θα συνεισφέρει 40 δισ. ευρώ
στην ελληνική οικονομία έως το 2027.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των 7-8 δισ. ευρώ, με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από 2,5 δισ. ευρώ σε
τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο διευθύνων σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση 11 δισ. ευρώ, στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει 32 δισ. ευρώ στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall». Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο διευθύνων σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.
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https://www.bankingnews.gr/

 Publication date: 09/12/2024 22:30

 Similar Stats ranking (Greece): 65

 link

Βρεττού για συγχώνευση Attica - Παγκρήτιας: Ορόσημο μετασχηματισμού για τον
χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Είμαστε σε θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα»
Σχετικά Άρθρα
Χαρούμενη και προσγειωμένη η Ελένη Βρεττού
05/12/2024 - 21:59
«Χτύπησε» το καμπανάκι στο Χρηματιστήριο η Ελένη Βρεττού - Πιο ισχυρή η Attica Bank με
ιδιωτικά κεφάλαια
05/12/2024 - 11:10
Attica Bank: Αύξηση 47% στα κέρδη προ φόρων το α’ εξάμηνο 2024, στα 6,7 εκατ. ευρώ
19/09/2024 - 16:59
Ως ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, που θέτει τις
βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό, χαρακτήρισε τη
συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica
Bank, κα. Ελένη Βρεττού.
«Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον
επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της
επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση», δήλωσε, μιλώντας στο 26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum.
«Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735
εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα.
Για τους επενδυτές, η νέα Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη
του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία
είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό
οδικό χάρτη ανάπτυξης», πρόσθεσε.
Κατέληξε λέγοντας πως, από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την
προώθηση πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, «διαμορφώνουμε έναν
τραπεζικό οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα,
ενισχύοντας την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη».
www.bankingnews.gr
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Μητσοτάκης: Κάλεσμα σε Αμερικανούς επενδυτές-Νέο ορόσημο η αναβάθμιση του ΧΑ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με γραπτό μήνυμα του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, προς τους διεθνείς
επενδυτές άνοιξε την Τετάρτη (9/12) το επίσημο γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, που διεξάγεται στη Νέα Υόρκη.
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της  Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τιτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.»
Ακολούθησαν η κεντρική ομιλία με τίτλο «THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF
GROWTH» του Διευθύνοντα Συμβούλου της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου, και η
κεντρική ομιλία με τίτλο «BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM»
της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economist Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
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ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.»
Ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη κεντρική του ομιλία
τόνισε: «Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.»
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στη κεντρική του
ομιλία τόνισε: «Στις 4 Δεκεμβρίου 2024, ο Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς, ήταν ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital
Link Invest in Greece» Forum στη Νέα Υόρκη. Στην ομιλία του ανέδειξε τον καθοριστικό ρόλο
του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
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μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της  θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
 Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall».  Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.»
Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στη κεντρική της ομιλία
περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα
ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις
για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Η κυρία Βρεττού επισήμανε:
«Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον
επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της
επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.»
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Χρ. Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας θα
πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας», δήλωσε ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών
Newsroom
«Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.»
Αυτό ανέφερε ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας, στην ομιλία του
στο 26ο ετήσιο φόρουμ της Capital Link, στο πλαίσιο της οποίας παρουσίασε τις οκτώ
προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών.
«Ωστόσο», πρόσθεσε, «παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της
ελληνικής οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις
μας, καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
»Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει
ξεκινήσει μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της
ανθεκτικότητας στις υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του
περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική
«Η στρατηγική μας», είπε ο κ. Σταϊκούρας, «βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας
δεκαετίας.2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων3η
Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση
του ελληνικού σιδηροδρόμου5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών
λεωφορείων6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση
της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την
υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.»
Ένα ανθεκτικό οικονομικό τοπίο
»Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
»Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής», κατέληξε ο κ. Σταϊκούρας.
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Μεγάλου: Πυλώνας ανάπτυξης ο τραπεζικός τομέας - Η Πειραιώς ηγείται στην
κοινωνική υπευθυνότητα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη κερδοφορία
Σχετικά Άρθρα
Μεγάλου (Τράπεζα Πειραιώς): Προτεραιότητα στην πιστωτική επέκταση
06/12/2024 - 11:21
Μεγάλου (Πειραιώς): Αύξηση 10% στη χορήγηση δανείων το 2024 - Καθαρή πιστωτική
επέκταση 10 δισ. ευρώ τα επόμενα 4 χρόνια
02/12/2024 - 17:24
Τι μας έδειξε το 9μηνο 2024 της Πειραιώς; - Δυνατές επιδόσεις με 7 δισ. κεφάλαια – Η μετοχή
αξίζει πάνω από 4,2 ευρώ
01/11/2024 - 10:32
Οι ελληνικές τράπεζες έχουν καταγράψει σημαντική πρόοδο την τελευταία δεκαετία,
υπογράμμισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου,
αναφερόμενος ειδικότερα στη μείωση των μη εξυπηρετούμενων δανείων, την ενίσχυση των
κεφαλαίων και τις πρωτοβουλίες ψηφιακού μετασχηματισμού.
«Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την οικονομία
αποτελεσματικά.
Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ.,
με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός
και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου»,
υπογράμμισε, μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Ο κ. Μεγάλου ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία, αναφερόμενος σε
εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που έχουν βελτιώσει την
εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth Management, έχοντας
υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω
ανάπτυξη.
Υπογράμμισε δε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας ήδη
διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με στόχο να
ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Σημείωσε ότι η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε
τέσσερις κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα "Equall". Από τις δράσεις του προγράμματος
αυτού έχουν ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του
2022. «Μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη νέα γενιά και
τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον μας να
επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία», είπε ο κ. Μεγάλου.
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.
www.bankingnews.gr
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Βρεττού: Η συγχώνευση Attica-Παγκρήτιας ορόσημο για τον χρηματοπιστωτικό τομέα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την
οικονομική ισχύ. H νέα τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του
ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα».
Η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο
μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν
σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Αυτό σημείωσε η διευθύνουσα
σύμβουλος της  Αttica Bank  Ελένη Βρεττού στην κεντρική της ομιλία με τίτλο «Building A New
Dynamic In The Greek Financial System στο πλαίσιο του συνεδρίου 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum. Η κυρία Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια
εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής
στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης
αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο
χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων
(NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια
σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια
πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση
μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο
ελληνικό τραπεζικό σύστημα». Σύμφωνα με την ίδια, για τους επενδυτές, η νέα τράπεζα
αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού
τομέα. «Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά
μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης. Από τη
χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών που
ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που
συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα , ενισχύοντας την καινοτομία
και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη», κατέληξε η Ελένη Βρεττού.
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Μητσοτάκης στο Capital Link forum: «Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα» –
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πηγή: ot.gr
Η επιχείρηση 21 ADMEDIA MIKE ως δικαιούχος του ισοτόπου formedia.gr δηλώνει ότι είναι
συμμορφωμένη με τη σύσταση (Ε.Ε.) 2018//334 της επιτροπής της 1/3/2018 σχετικά με μέτρα
για την αποτελεσματική αντιμετώπιση του παράνομου περιεχομένου στο διαδίκτυο.
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Κ. Μητσοτάκης στο Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link: Στην πρώτη βαθμίδα των…
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πηγή: capital.gr
Η επιχείρηση 21 ADMEDIA MIKE ως δικαιούχος του ισοτόπου formedia.gr δηλώνει ότι είναι
συμμορφωμένη με τη σύσταση (Ε.Ε.) 2018//334 της επιτροπής της 1/3/2018 σχετικά με μέτρα
για την αποτελεσματική αντιμετώπιση του παράνομου περιεχομένου στο διαδίκτυο.
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Κυριάκος Μητσοτάκης στο Capital Link: Νέο ορόσημο η αναβάθμιση του
Χρηματιστηρίου Αθηνών σε ανεπτυγμένης αγοράς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ενώ άλλες χώρες μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.»
NewsRoom Κυριάκος Μητσοτάκης Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου
Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο γεύμα του
26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα.
Στο μήνυμά του ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι:
«Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link.
Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας, είναι μια ευκαιρία ώστε να
αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που θα μας καθοδηγήσει προς
το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του
ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
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σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.”
Διαβάστε επίσης
Μπλίνκεν: Ο ISIS θα προσπαθήσει να επανεδραιωθεί στη Συρία
Νετανιάχου: Δεν θα σταματήσει τον πόλεμο εναντίον της Χαμάς στη Λωρίδα της Γάζας
Ρούτε: Ιράν και Ρωσία, συνυπεύθυνοι για τα εγκλήματα του καθεστώτος Άσαντ
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Μεγάλου (Πειραιώς): Διάθεση 40 δισ. στην οικονομία έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο τραπεζικός τομέας παραμένει πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας». Ο ισχυρός άνδρας της
Πειραιώς υπογράμμισε την πρόοδο των τραπεζών την τελευταία δεκαετία, από τη Νέα Υόρκη.
Ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in
Greece» Forum στη Νέα Υόρκη, ήταν ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς . Στην
ομιλία του με τίτλο «The Greek Banking Sector As A Pillar Of Growth» ανέδειξε τον
καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας, ενώ
παράλληλα ο Χρήστος Μεγάλου δεσμεύθηκε ότι η τράπεζά του θα συνεισφέρει 40 δισ. ευρώ
στην ελληνική οικονομία έως το 2027 . Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των τραπεζών
την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των
κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις
ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι
ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει νέα δάνεια άνω των 7-8 δισ. ευρώ , με την Πειραιώς να
συνεισφέρει πάνω από 2,5 δισ. ευρώ σε τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία,
καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου. Ο διευθύνων
σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία, αναφερόμενος σε
εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που έχουν βελτιώσει την
εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth Management, έχοντας
υπό διαχείριση 11 δισ. ευρώ , στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω
ανάπτυξη. Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας,
έχοντας ήδη διαθέσει 32 δισ. ευρώ στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον
τουρισμό, με στόχο να ξεπεράσει τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027. Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα
την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις κοινωνικούς άξονες το
πρόγραμμα «Equall» . Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν ωφεληθεί περισσότερα
από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος Μεγάλου ανέφερε
«μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη νέα γενιά και τις
ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον μας να
επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία». Ολοκληρώνοντας, ο διευθύνων σύμβουλος
επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία,
διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.
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Κ. Μητσοτάκης στο Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link: Στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της Ευρωζώνης η Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum. 
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της  Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τιτλο "UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES." 
Ακολούθησαν η κεντρική ομιλία με τίτλο "THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF
GROWTH" του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου και η
κεντρική ομιλία με τίτλο "BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM"
της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού. 
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: "Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε

https://www.capital.gr/oikonomia/3889981/k-mitsotakis-sto-etisio-sunedrio-tis-capital-link-stin-proti-bathmida-ton-oikonomion-tis-eurozonis-i-ellada/


http://www.capital.gr/

 Publication date: 09/12/2024 22:12

 Similar Stats ranking (Greece): 32

 link

τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς."
Χρ. Σταϊκούρας: Η οικονομία αναβαθμίζεται και δυναμώνει
Από την πλευρά του ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη
κεντρική του ομιλία τόνισε: "Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες
θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που
εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών
κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής."
Χρ. Μεγάλου: Πυλώνας ανάπτυξης ο τραπεζικός τομέας
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στην κεντρική του
ομιλία υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση των μη
εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
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οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της  θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα "Equall".  Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε "μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία". 
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας."
"Ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα"
Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στην κεντρική της ομιλία
περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα
ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις
για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: "Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην
Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του
έτους. Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα
την οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή
βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε
θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη."
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Μητσοτάκης: Είμαστε σε τροχιά μετάταξης του ΧΑ σε «αναπτυγμένη αγορά
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη περισσότερα στο
μέλλον», ανέφερε ο πρωθυπουργός στο γραπτό του μήνυμα στο συνέδριο της Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum άνοιξε με
το γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές. Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος
Μπορνόζης. Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: « Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια
φορά στο Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο
διακυβέρνησής μας, είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε
σημειώσει και το όραμα που θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον
στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν
ΑΕΠ—σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται
δραστικά , περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη διάρκεια διακυβέρνησης μας,
σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ
συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019
με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων,
που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και ναι, την
πολιτική σταθερότητα. Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η
Ελλάδα είναι το έθνος με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών.
Ακόμη, το 2024 προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών
παγκοσμίως τα επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως
έρχονται ακόμη περισσότερα στο μέλλον. Μείωση φόρων, πάταξη της φοροδιαφυγής Και
συνεχίζοντας προσέθεσε: «Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές
κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση
στις 5,4 μονάδες . Ενώ άλλες χώρες μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους
μειώνει σταθερά. Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για
παράδειγμα, η Ελλάδα είναι πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα
μηχανήματα POS με τις ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των
συναλλαγών στην Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ). Το μεσοπρόθεσμο
δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα . Από το 2024 έως το 2028,
προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως και
πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5% , δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για να
μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα . Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης. Πριν από λίγα χρόνια, είχα
υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική βαθμίδα –και πέρυσι, αυτό
έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο:
την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς . Όταν
μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019 , παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής
μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής
της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε
προσδοκία. Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του.
Σας προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να
μοιραστείτε τις ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς».
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Μητσοτάκης στο Capital Link forum: «Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου
Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς» OT.gr Newsroom
Με γραπτό μήνυμα του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε
στους διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum με τίτλο “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade”, που
πραγματοποιήθηκε με μεγάλη συμμετοχή, την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη.
ΔΕΙΤΕ ΕΔΩ ΑΝΑΛΥΤΙΚΑ
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τίτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.»
Το μήνυμα Μητσοτάκη
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
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τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.»
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Μητσοτάκης: Είμαστε σε τροχιά μετάταξης του ΧΑ σε «αναπτυγμένη αγορά»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη περισσότερα στο
μέλλον», ανέφερε ο πρωθυπουργός στο γραπτό του μήνυμα στο συνέδριο της Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum άνοιξε με
το γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές. Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος
Μπορνόζης. Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: « Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια
φορά στο Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο
διακυβέρνησής μας, είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε
σημειώσει και το όραμα που θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον
στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν
ΑΕΠ—σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται
δραστικά , περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη διάρκεια διακυβέρνησης μας,
σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ
συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019
με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων,
που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και ναι, την
πολιτική σταθερότητα. Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η
Ελλάδα είναι το έθνος με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών.
Ακόμη, το 2024 προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών
παγκοσμίως τα επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως
έρχονται ακόμη περισσότερα στο μέλλον. Μείωση φόρων, πάταξη της φοροδιαφυγής Και
συνεχίζοντας προσέθεσε: «Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές
κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση
στις 5,4 μονάδες . Ενώ άλλες χώρες μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους
μειώνει σταθερά. Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για
παράδειγμα, η Ελλάδα είναι πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα
μηχανήματα POS με τις ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των
συναλλαγών στην Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ). Το μεσοπρόθεσμο
δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα . Από το 2024 έως το 2028,
προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως και
πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5% , δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για να
μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα . Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης. Πριν από λίγα χρόνια, είχα
υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική βαθμίδα –και πέρυσι, αυτό
έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο:
την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς . Όταν
μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019 , παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής
μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής
της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε
προσδοκία. Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του.
Σας προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να
μοιραστείτε τις ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς».
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Ταντέι (Goldman Sachs): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες
ανάπτυξης μέχρι το επόμενο έτος», υποστήριξε ο αναλυτής της αμερικανικής τράπεζας στο
συνέδριο της Capital Link στην Νέα Υόρκη.
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης Νότιας Ευρώπης και της
Ευρωζώνης το 2025, υποστήριξε ο Φίλιππο Ταντέι managing director της Goldman Sachs,
κατά την τοποθέτησή του στο πάνελ συζήτησης με θέμα «GREEK ECONOMY: Prospects &
Outlook Post Investment Upgrade», στο πλαίσιο του συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum με τίτλο «Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade», που
πραγματοποιήθηκε σήμερα Δευτέρα στη Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης, το Χρηματιστήριο Αθηνών και μεγάλες διεθνείς τράπεζες και οργανισμούς.
Αναφορικά με το επόμενο έτος, υποστήριξε ότι οι προοπτικές για το για την Ευρώπη θα
δεχθούν πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ και κάποια αύξηση του πραγματικού
διαθέσιμου εισοδήματος θα κρατήσει την Ευρωζώνη μακριά από την ύφεση παρέχοντας,
σύμφωνα με τις προσδοκίες της τράπεζες , αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,8% το επόμενο έτος.
«Εν τω μεταξύ, η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Η αγορά εργασίας
έχει το υψηλότερο ποσοστό απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ, το οποίο εκτείνεται από
τις υπηρεσίες έως τη μεταποίηση. Όμως, σε αντίθεση με τις άλλες οικονομίες της περιοχής, η
ανάκαμψη της απασχόλησης στην Ελλάδα συνοδεύεται από μια αύξηση της παραγωγικότητας
της εργασίας που επωφελείται από την άνω του μέσου όρου αύξηση των επενδύσεων.
Κατά την άποψή μου, η ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες ανάπτυξης μέχρι
το επόμενο έτος, με μια διευρυμένη ευκαιρία για συνεχή αύξηση των κεφαλαιακών δαπανών
που εξακολουθούν να είναι 5% του ΑΕΠ κάτω από το 2010.
Η Ελλάδα βρίσκεται σε μια αρκετά μοναδική θέση για τα επόμενα δύο χρόνια: μπορεί ακόμη
να επωφεληθεί από την έκτακτη δημοσιονομική στήριξη των ευρωπαϊκών προγραμμάτων που
θα της επιτρέψει, ταυτόχρονα, να ενισχύσει τις κεφαλαιουχικές δαπάνες και
τις επενδύσεις διατηρώντας το δημοσιονομικό της έλλειμμα μεταξύ των χαμηλότερων στη ζώνη
του ευρώ.
Η επέκταση της ανάκαμψης στις υπηρεσίες υψηλής προστιθέμενης αξίας, ενώ η μεταποίηση
συνεχίζει να βελτιώνεται, είναι η επόμενη πρόκληση για την ελληνική οικονομία. Η
ευρωπαϊκή δημοσιονομική στήριξη, η πολιτική σταθερότητα και η δέσμευση για τη συνέχιση
της αύξησης του μεριδίου του ελληνικού χρέους στην αγορά διαμορφώνουν το
μακροοικονομικό τοπίο για να κερδίσει η Ελλάδα μια πρόσθετη αναβάθμιση της βαθμίδας στις
επερχόμενες αξιολογήσεις».
Ο κ. Dimitrios Lambropoulos Partner, Deal Advisory – KPMG in Greece τόνισε:
«Πιστεύω ότι η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας από την Ελλάδα αποτελεί ένα καθοριστικό
ορόσημο στην οικονομική της πορεία, αντανακλώντας χρόνια διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων,
δημοσιονομικής πειθαρχίας και ανθεκτικότητας.
Αυτή η επιτυχία έχει ενισχύσει τη θέση της Ελλάδας τόσο στις ευρωπαϊκές όσο και στις
παγκόσμιες αγορές, ανοίγοντας την πρόσβαση σε διεθνείς πηγές κεφαλαίων, μειώνοντας το
κόστος δανεισμού και προσελκύοντας θεσμικούς επενδυτές που προηγουμένως δεν
μπορούσαν να συμμετάσχουν στην οικονομία της.
Η νέα αυτή κατάσταση προσφέρει μια μοναδική ευκαιρία να κατευθυνθούν επενδύσεις σε
βασικούς τομείς ανάπτυξης, όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η τεχνολογία, οι υποδομές
και ο τουρισμός. Αυτοί οι τομείς έχουν τη δυνατότητα να προωθήσουν τη βιώσιμη ανάπτυξη,
να δημιουργήσουν θέσεις εργασίας και να ενισχύσουν την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα της
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Ελλάδας.
Ωστόσο, αναγνωρίζω ότι αυτή η επιτυχία έρχεται σε ένα σύνθετο παγκόσμιο περιβάλλον.
Γεωπολιτικοί κίνδυνοι, όπως οι εξελισσόμενες σχέσεις ΗΠΑ-Κίνας και οι επιπτώσεις των
πρόσφατων εκλογών στις ΗΠΑ, προσθέτουν επίπεδα αβεβαιότητας στις παγκόσμιες αγορές.
Ταυτόχρονα, προκλήσεις όπως οι πληθωριστικές πιέσεις και τα ζητήματα ενεργειακής
ασφάλειας απαιτούν εγρήγορση και προσαρμοστικότητα.
Για να διατηρηθεί αυτή την πορεία, πρέπει να συνεχιστούν οι μεταρρυθμίσεις, να αξιοποιηθούν
στρατηγικά τα ευρωπαϊκά κεφάλαια και να διασφαλιστεί η δημοσιονομική σταθερότητα. Η
συνεργασία μεταξύ κυβέρνησης, ιδιωτικού τομέα και χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων θα είναι
κρίσιμη για να αξιοποιηθούν πλήρως οι ευκαιρίες που έχει ανοίξει η επενδυτική βαθμίδα».
Ο κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays συζήτησε για τις βασικές τάσεις στις
αγορές συναλλάγματος ενόψει των πιθανών αλλαγών στην εμπορική πολιτική των ΗΠΑ το
επόμενο έτος, καθώς και τις επιπτώσεις τους για την Ελλάδα.
O Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager – Eurobank
τόνισε:
«Εν μέσω ενός διεθνούς οικονομικού περιβάλλοντος που χαρακτηρίζεται από γεωστρατηγική
και οικονομική αβεβαιότητα, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να υπεραποδίδει του περιγύρου
της. Οι ρυθμοί αύξησης του ΑΕΠ αναμένεται να παραμείνουν γύρω ή πάνω από
το 2% μεσοπρόθεσμα.
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Εξαήμερο ράλι στο Χρηματιστήριο Αθηνών με τις τράπεζες ξανά στο «τιμόνι»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πάνω από τις 1.460 μονάδες ο Γενικός Δείκτης – Η Εθνική Τράπεζα και η HELLENiQ ENERGY
ηγήθηκαν της σημερινής ανόδου
Η Λεωφόρος Αθηνών αγνοεί τη λέξη «πτώση» εντός του Δεκεμβρίου, διευρύνοντας το θετικό
σερί της για έκτη διαδοχική ημέρα. Οι τράπεζες έδωσαν ξανά τον ανοδικό «παλμό», με τη
μετοχή της ΕΤΕ να αναδεικνύεται σε μεγάλη πρωταγωνίστρια, επιστρέφοντας πάνω από την
τιμή που έλαβε χώρα το πρόσφατο placement (7,55 ευρώ).
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Δευτέρας (9/12) ο Γενικός Δείκτης ενισχύθηκε κατά 8,44
μονάδες ή +0,58% και έκλεισε στις 1.464,96 μονάδες, κοντά στο υψηλό ημέρας των 1.465,15
μονάδων. Το χαμηλό ημέρας εντοπίστηκε στις 1.450,68 μονάδες. Πρόκειται για νέο υψηλό δύο
και πλέον μηνών, με το αμέσως επόμενο υψηλότερο κλείσιμο να είναι οι 1.468,70 μονάδες της
27ης Σεπτεμβρίου. Με αυτό τον τρόπο, ο ΓΔ συμπλήρωσε έξι ημέρες σωρευτικών κερδών
+5,13%. Η απόδοσή του από την έναρξη της φετινής χρονιάς διαμορφώνεται σε +13,29%.
Πέρα από την Εθνική Τράπεζα, οι αγοραστές έσπευσαν μαζικά στην HELLENiQ ENERGY,
στον απόηχο της απόκτησης του 50% της Elpedison έναντι 164 εκατ. ευρώ (πλέον
αναπροσαρμογών έως το ποσό των 31 εκατ. ευρώ). Ώθηση συνολικά στις τραπεζικές μετοχές
έδωσε η αύξηση των τιμών-στόχων από την JP Morgan. Μάλιστα, το rotation στις συστημικές
οδήγησε τον κλαδικό δείκτη στις παρυφές των 1.300 μονάδων, ανοίγοντας τον δρόμο προς τις
φετινές κορυφές. Από την άλλη πλευρά, ισχυρές πιέσεις δέχθηκε η Coca Cola, με τη μετοχή να
οπισθοχωρεί κατά σχεδόν -2%.
Στο επίκεντρο η Scope και το συνέδριο της Capital Link
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια.
Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την Capital
Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών» δίνουν 23
εισηγμένες. Μήνυμα προς τους ξένους επενδυτές απηύθυνε ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης, τονίζοντας, μεταξύ άλλων, ότι η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε
καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς αποτελεί νέο ορόσημο συνολικά για την Ελλάδα.
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τις πρόσφατες
γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον αφορά την εγχώρια αγορά, οι
μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες χωρίς το δικαίωμα στην
επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η προσαρμοσμένη τιμή
εκκίνησης.
Η εικόνα στα διεθνή χρηματιστήρια
Στη Wall Street νέα ρεκόρ «χτύπησαν» ο S&P 500 και ο Nasdaq, με τον πρώτο να οδεύει προς
την καλύτερη ετήσια επίδοση από το 2019. Ήπια πτωτικά ξεκίνησε η σημερινή συνεδρίαση, με
εξαίρεση τον Dow Jones, με το βλέμμα στα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή Νοεμβρίου στις
ΗΠΑ (ανακοινώνονται την ερχόμενη Τετάρτη).
Σε θετικό έδαφος κινούνται σήμερα τα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να
διαπραγματεύεται στο +0,4% και τις 522 μονάδες. Κέρδη +0,2% για τον γερμανικό DAX, ο
οποίος οδεύει προς νέο ιστορικό υψηλό, ενώ ο γαλλικός CAC 40 κινείται υψηλότερα κατά
+1,1% παρά την κατάσταση ακυβερνησίας που επικρατεί στη χώρα. Στην ετυμηγορία της ΕΚΤ
την ερχόμενη Πέμπτη εστιάζουν οι traders, με την κεντρική τράπεζα να αναμένεται ότι θα
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μειώσει το βασικό επιτόκιο κατά 25 μονάδες βάσης, στο 3%.
Μεικτή η εικόνα στα κυριότερα χρηματιστήρια της Ασίας. Θετικά πρόσημα για τους δείκτες σε
Χονγκ Κονγκ (+2,76%), Ιαπωνία και Αυστραλία, αρνητικά για τους αντίστοιχους στην Κίνα.
«Βουτιά» -2,8% σημείωσε ο Kospi στη Νότια Κορέα, εν μέσω πολιτικής αναταραχής στη χώρα.
Διαβάστε περισσότερα οικονομικά νέα στο Newmoney.gr
ΠΗΓΗ protothema
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Τι συνέβη και οι ξένοι επενδυτές είχαν εκροές 467 εκατ. ευρώ – Η πορεία του Χ.Α. και οι
μετοχές σηματωροί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η υπέρβαση των 7,55 ευρώ από τη μετοχή της Εθνικής Τράπεζας στέλνει αισιόδοξο μήνυμα –
Τοποθετήσεις και από ΗΠΑ
Σχετικά Άρθρα
Δέκα μετοχές στα χαμηλά χωρίς σημαντικό λόγο – Γιατί οι επενδυτές τις τιμωρούν με αυτόν τον
τρόπο;
08/12/2024 - 21:44
Μετά το κλείσιμο του Χ.Α. – Ξέσπασε η Εθνική – Έκανε το 6Χ6 ο Γενικός Δείκτης και κοιτάζει
υψηλότερα
09/12/2024 - 17:30
Αίσθηση προκάλεσαν τα μηνιαία στοιχεία του Ελληνικού Χρηματιστηρίου (Axianumbers),
σύμφωνα με τα οποία τον Νοέμβριο 2024 οι ξένοι επενδυτές ήταν πωλητές κατά 467 εκατ.
ευρώ.
Ο Νοέμβριος ήταν ένας σταθεροποιητικός μήνας και οριακά ανοδικός, με τις πληροφορίες να
λένε πάντως, εδώ και καιρό, πως παρατηρούνται εκροές από funds που επενδύουν σε
emerging markets.
Όμως σύμφωνα με αναλυτές, οι εκροές του Νοεμβρίου των ξένων επενδυτών οφείλονται σε
άλλο λόγο και αυτό αναδεικνύει και την όχι και τόσο αντιπροσωπευτικότητα των στοιχείων που
δημοσιεύονται χωρίς ανάλυση από την ΕΧΑΕ.
Στις 28 Νοεμβρίου, λίγο πριν λήξει ο μήνας δηλαδή, έγιναν τα πακέτα πώλησης της Τέρνα
Ενεργειακή από τη ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ και τους μετόχους που έχουν συμφωνήσει στη Masdar.
Η Masdar Hellas Μονοπρόσωπη Α.Ε. έχει ελληνικό ΑΦΜ, όπως εξηγεί στο Bankingnews o
διευθυντής ανάλυσης στη Beta ΑΧΕΠΕΥ, Μάνος Χατζηδάκης, και άρα οι αγορές μετοχών που
έκανε μετράνε σαν να έγιναν από Έλληνες επενδυτές και όχι από την Abu Dhabi Development
Holding Group που ουσιαστικά είναι ο αγοραστής.
Έτσι, ενώ έχουμε είσοδο ξένου, δημιουργείται στρέβλωση και φαίνεται ότι οι ξένοι πουλούσαν
τον Νοέμβριο.
Από την περαιτέρω ανάλυση των στοιχείων φαίνεται πως μη χρηματοπιστωτικές επιχειρήσεις
από την Ελλάδα, είχαν εισροές 1,3 δισ. ευρώ (εισροές συνολικές 1,74 δισ. ευρώ σχεδόν όση η
αξία των πακέτων που έγιναν και εκροές 877 εκατ. ευρώ).
Στους πωλητές ήταν η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ με 43,2 εκατ. μετοχές, ο Γιώργος Περιστέρης με 13,4 εκατ.
μετοχές, στελέχη της εταιρείας, αλλά και εταιρείες από το εξωτερικό όπως η Lexcor και η Atale
του Βαγγέλη Μαρινάκη, η οποία είχε 5,61% και έχει έδρα την Κύπρο. Έτσι φαίνεται επίσης πως
υπήρχαν εκροές από την Κύπρο 191 εκατ. ευρώ.
Οι μετοχές που μπορούν να στείλουν μήνυμα περαιτέρω ανόδου
Το τελευταίο διάστημα τα βλέμματα της αγοράς είναι στραμμένα σε μετοχές που έγιναν
διαθέσεις μετοχών, είχαν υποχωρήσει και δεν μπορούσε η τιμή να επανέλθει πάνω από την
τιμή διάθεσης.
Τα περισσότερα βλέμματα ήταν και είναι στραμμένα στην Εθνική Τράπεζα, η οποία χθες
έδωσε μία ακόμα μάχη και κατάφερε να ξεπεράσει την τιμή διάθεσης που ήταν τα 7,55 ευρώ
και να κλείσει στα 7,7460 ευρώ. Πρόκειται για κλείσιμο σε υψηλό 2 μηνών και μάλιστα με
υψηλό όγκο συναλλαγών.
Η παραμονή πάνω από αυτό το σημείο μπορεί να στείλει αισιόδοξο μήνυμα, ότι τέλειωσαν οι
πωλητές και να δούμε αντανακλαστική κίνηση και από άλλες.
Για παράδειγμα η Τράπεζα Πειραιώς ταλαιπωρείται καιρό και δεν έχει ξεπεράσει τα 4 ευρώ.
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Η Cenergy δείχνει πως προσπαθεί να παραμείνει πάνω από τα 9 ευρώ που έγινε η αύξηση
κεφαλαίου και χθες έκλεισε με απώλειες ακριβώς στα 9 ευρώ.
Στη Jumbo ο Απ.Βακάκης είχε κάνει placement στα 27,20 ευρώ αλλά η μετοχή είναι στα 26,14
ευρώ έχοντας όμως δώσει και 1 ευρώ μέρισμα. Άρα είναι κοντά στην τιμή διάθεσης.
Μακριά από τα 35,5 ευρώ, που ήταν η τιμή που πούλησε το 5% ο Ευάγγελος Μυτιληναίος,
βρίσκεται η Metlen, όμως και εδώ έχει δοθεί μέρισμα 1,50 ευρώ ανά μετοχή. Οι αναλυτές
περιμένουν ότι θα περάσει και από τη συγκεκριμένη το κύμα ανόδου, εφόσον συνεχιστούν οι
τοποθετήσεις.
Να σημειωθεί πως με τη βοήθεια της Εθνικής Τράπεζας, χθες η αγορά κατάφερε να κινηθεί εκ
νέου ανοδικά και να συμπληρώσει έξι συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις.
Στην κίνηση βοήθησαν και τοποθετήσεις που εκδηλώθηκαν από τις ΗΠΑ, λόγω και του
roadshow της Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Γιώργος Κατικάς
george.katikas@gmail.com
www.bankingnews.gr
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Μήνυμα Μητσοτάκη στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Διεθνής Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και τις Επενδύσεις στην ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ
- Συμμετείχαν Κορυφαίοι Αμερικανοί και Διεθνείς Επενδυτές, Διεθνείς & Ελληνικές
Επιχειρήσεις, - Διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμοί, Ανώτερα Κυβερνητικά Στελέχη από Ελλάδα &
Αμερική
Το Επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum άνοιξε
με το γραπτό μήνυμα του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε
στους διεθνείς επενδυτές.
 Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της  Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τιτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.»
 Ακολούθησαν Η ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ με τίτλο «THE GREEK BANKING SECTOR AS A
PILLAR OF GROWTH» του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου
Μεγάλου, και Η ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ με τίτλο «BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK
FINANCIAL SYSTEM» της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
 Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
 Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
 Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
 
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
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 Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
 Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην
επενδυτική βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα
βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε
καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς.
 Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
 Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.»
 
Ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη κεντρική του ομιλία
τόνισε: «Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.»
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Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στη κεντρική του
ομιλία τόνισε: «Στις 4 Δεκεμβρίου 2024, ο Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς, ήταν ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital
Link Invest in Greece» Forum στη Νέα Υόρκη. Στην ομιλία του ανέδειξε τον καθοριστικό ρόλο
του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της  θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
 Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall».  Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.»
Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στη κεντρική της ομιλία
περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα
ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις
για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Η κυρία Βρεττού επισήμανε:
«Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον
επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της
επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
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οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.»
www.worldenergynews.gr
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Αλ.Σδούκου στο Capital Link: Αυτοί είναι οι στόχοι της ελληνικής ενεργειακής πολιτικής
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το στίγμα και τις προτεραιότητες της ελληνικής ενεργειακής πολιτικής ανέλυσε η Αλεξάνδρα
Σδούκου στο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη
H υφυπουργός Ενέργειας κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου, μιλώντας στο Capital Link στη Νέα
Υόρκη έδωσε το στίγμα για το ενεργειακό περιβάλλον της Ευρώπης, παρουσιάζοντας την
ελληνική ενεργειακή πολιτική.
Ανακυτικά η κυρία Σδούκου τόνισε τα εξής:
«Θέλω να ευχαριστήσω τον κ. και την κα. Μπορνόζη για την πρόσκληση σε αυτό το εξαιρετικό
φόρουμ που λειτουργεί ως σημαντική γέφυρα μεταξύ της Ελλάδας και της διεθνούς
επενδυτικής κοινότητας.
Και, αν μου επιτρέπετε, εν μέσω μίας μοναδικής χρονικής συγκυρίας, καθώς βρισκόμαστε σε
μια εποχή διεθνών συγκρούσεων, αβεβαιότητας και περιφερειακών εντάσεων που απειλούν να
εξελιχθούν σε παγκόσμια κρίση.
Μια εποχή όπου η ασφάλεια είναι ζητούμενο και η παγκόσμια ηγεσία χρειάζεται ενίσχυση.
Ασφάλεια και ηγεσία.
Τα δύο βασικά στοιχεία που χρειαζόμαστε για να πορευτούμε σε αυτές τις δύσκολες εποχές.
Μέσα σε όλο αυτό, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντικά πράγματα στον τομέα της ενέργειας που
πριν λίγα χρόνια έμοιαζαν σχεδόν αδύνατα.
Αυτές οι επιτυχίες δεν συνέβησαν από τη μια μέρα στην άλλη. Απαιτήθηκε ισχυρή δέσμευση
από την κυβέρνησή μας και σημαντικές επενδύσεις στον ενεργειακό τομέα.
Εκτιμούμε ότι οι επενδύσεις σε μεγάλα έργα στην ελληνική αγορά έφτασαν τα ~18
δισεκατομμύρια ευρώ την τελευταία δεκαετία… χωρίς να περιλαμβάνονται οι επενδύσεις σε
μικρότερα και μεσαία έργα.
Η Ελλάδα έχει σημειώσει σημαντική πρόοδο στον ενεργειακό τομέα και προσπαθεί να θέσει
ένα παράδειγμα σε ένα ευρωπαϊκό και παγκόσμιο περιβάλλον γεμάτο προκλήσεις.
Πρώτον, αντιμετωπίζουμε γεωπολιτικές εντάσεις.
Συγκρούσεις όπως ο πόλεμος στην Ουκρανία και οι εντάσεις στη Μέση Ανατολή—περιοχές
ζωτικής σημασίας για την παγκόσμια ενεργειακή προσφορά—έχουν αυξήσει τα κόστη, έχουν
διαταράξει τις εφοδιαστικές αλυσίδες και εγείρουν ανησυχίες για τη σταθερότητα.
Η πραγματικότητα είναι ότι οι παγκόσμιες αγορές φυσικού αερίου περιορίζονται, αυξάνοντας τα
κόστη για την Ευρώπη. Με τον χειμώνα να αναμένεται πιο ψυχρός από τον προηγούμενο, η
Ευρώπη έχει αυξήσει τις εισαγωγές υγροποιημένου φυσικού αερίου (LNG), ειδικά από τις
Ηνωμένες Πολιτείες, αλλά παραμένει εξαρτημένη.
Επιπλέον, αβεβαιότητα υπάρχει για το πόσο φυσικό αέριο θα έρθει μέσω των ρωσικών
αγωγών μετά την 1η Ιανουαρίου.
Δεύτερον, οι ενεργειακές τιμές παραμένουν σοβαρή πρόκληση.
Παρά την ηγετική θέση της Ευρώπης στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, εξακολουθούμε να
αντιμετωπίζουμε υψηλές τιμές και αστάθεια. Το 2024, οι τιμές φυσικού αερίου στην ΕΕ ήταν
σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ οι τιμές ηλεκτρικής ενέργειας για τη
βιομηχανία ήταν περίπου 2,5 φορές υψηλότερες.
Αυτή η διαφορά οφείλεται κυρίως στην εξάρτηση της Ευρώπης από εισαγόμενα ορυκτά
καύσιμα, σε αντίθεση με τις ΗΠΑ που εξάγουν ενέργεια.
Υπήρξαν επίσης μεγάλες αποκλίσεις τιμών εντός της Ευρώπης.
Για παράδειγμα, στις 11 Ιουλίου 2024, η ωριαία τιμή ηλεκτρικής ενέργειας στην Ουγγαρία
έφτασε τα €940/MWh, ενώ στην γειτονική Αυστρία ήταν μόλις €61/MWh—μια διαφορά
δεκαπενταπλάσια.
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Αυτό είναι ένα ζήτημα που ο Έλληνας Πρωθυπουργός πιέζει έντονα την Ευρωπαϊκή Επιτροπή
να επιλύσει.
Τρίτον, η ανάπτυξη ενεργειακών υποδομών είναι αργή.
Έργα ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και αναβαθμίσεις δικτύου συχνά χρειάζονται χρόνια για
να ολοκληρωθούν. Επίσης, η έλλειψη επαρκών διασυνδέσεων στην Ευρώπη παραμένει
σοβαρή πρόκληση, συμβάλλοντας σε υψηλότερες τιμές ενέργειας και μειωμένη αποδοτικότητα
της αγοράς.
Τελικά, οι καταναλωτές ρωτούν: «Πότε θα ωφεληθούμε από φθηνότερη ενέργεια από ΑΠΕ;»
Τέταρτον, η Ευρώπη υστερεί σε ανταγωνιστικότητα στην παραγωγή καθαρής τεχνολογίας.
Παρόλο που η Ευρώπη υστερεί στην έρευνα και την καινοτομία και δυσκολεύεται να
αξιοποιήσει την όποια πρόοδο σημειώνεται σε μεγάλη κλίμακα.
Αντίθετα, η Κίνα κινείται γρήγορα, διατηρώντας χαμηλά κόστη παραγωγής, ελέγχοντας τις
εφοδιαστικές αλυσίδες, παρέχοντας σημαντικές κρατικές επιδοτήσεις και επιταχύνοντας τις
διαδικασίες έγκρισης.
Αυτοί οι παράγοντες δημιουργούν ένα ισχυρό περιβάλλον για επενδύσεις και ανάπτυξη, κάτι
στο οποίο η Ευρώπη πρέπει να επικεντρωθεί περισσότερο.
Παρά τις προκλήσεις αυτές, η Ελλάδα έχει παραμείνει επικεντρωμένη και έχει πετύχει
αξιοσημείωτες προόδους στον ενεργειακό τομέα τα τελευταία πέντε χρόνια.
Τα ελληνικά επιτεύγματα
Η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντική μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου (GHG),
ξεπερνώντας τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ).
Οι εκπομπές της Ελλάδας όμως, αντιπροσωπεύουν περίπου το 0,15% των παγκόσμιων
εκπομπών. Ακόμα κι αν τις μηδενίζαμε αύριο, θα ήταν μόνο "μία σταγόνα στον ωκεανό".
Μεταξύ 2005 και 2022, η Ελλάδα μείωσε τις καθαρές εκπομπές της κατά 43%, ξεπερνώντας τη
μείωση 24% της ΕΕ κατά την ίδια περίοδο.
Αυτή η πρόοδος οφείλεται κυρίως στη μείωση κατά 62% των εκπομπών CO2 από την
ηλεκτροπαραγωγή. Αυτή η μείωση επιτεύχθηκε με την κατάργηση των λιγνιτικών μονάδων—οι
εκπομπές από λιγνίτη μειώθηκαν κατά 83%.
Το 2024, ο λιγνίτης αντιστοιχούσε μόνο στο 6% της ηλεκτροπαραγωγής μας και μέχρι το 2028,
δεσμευόμαστε για πλήρη κατάργηση του.
Παράλληλα, έχουμε διπλασιάσει την εγκατεστημένη δυναμικότητα ΑΠΕ από το 2018.
Σήμερα, πάνω από το 50% της ηλεκτρικής ενέργειας προέρχεται από ΑΠΕ, όπως
φωτοβολταϊκά και αιολικά, ενώ το ποσοστό είναι ακόμη υψηλότερο αν συμπεριληφθούν τα
υδροηλεκτρικά. Η Ελλάδα αναγνωρίζεται πλέον ως παγκόσμιος ηγέτης στην ενσωμάτωση
ηλιακής και αιολικής ενέργειας στο δίκτυο.
Οι στόχοι
∙ Μέχρι το τέλος της δεκαετίας, στοχεύουμε το 75% της ηλεκτρικής μας ενέργειας να
προέρχεται από ΑΠΕ.
∙ Μέχρι το 2035, το ποσοστό αυτό θα ανέλθει σχεδόν στο 96%.
Για να πετύχουμε αυτούς τους στόχους, προωθούμε νέες μορφές ενέργειας.
Η υπεράκτια αιολική ενέργεια είναι μία από τις βασικές μας προτεραιότητες, με
προγραμματισμένη δυναμικότητα 1,9 GW έως το 2032.
Επεκτείνουμε την παραγωγή βιομεθανίου σε 2 TWh έως το 2030 και 3,5 TWh έως το 2040.
Παράλληλα, προχωρούμε σταθερά στην παραγωγή πράσινου υδρογόνου, με στόχο 1 TWh
έως το 2030 και αύξηση σε 20 TWh έως το 2050.
Η αποθήκευση ενέργειας είναι επίσης κρίσιμο μέρος της στρατηγικής μας.
Μέχρι το 2030, σχεδιάζουμε την εγκατάσταση 6,2 GW δυναμικότητας αποθήκευσης ενέργειας.
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Αυτό θα διασφαλίσει την αξιοπιστία και την ευελιξία του ενεργειακού μας συστήματος.
Ήδη, υπάρχει επενδυτικό ενδιαφέρον τριπλάσιο από αυτό που χρειαζόμαστε.
Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές.
Μέσω ενός φιλόδοξου προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη.
Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα.
Μέχρι το 2035, η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από
11 TWh.
Πέρα από τα έργα ΑΠΕ και τις διασυνδέσεις, εδραιώνουμε μια ισχυρή αλυσίδα αξίας για την
αποθήκευση και αξιοποίηση άνθρακα, δείχνοντας τη δέσμευσή μας για μείωση των εκπομπών
στις βιομηχανίες που είναι δύσκολο να αποδεσμευθούν από τον άνθρακα.
Η πρώτη εγκατάσταση αποθήκευσης άνθρακα βρίσκεται υπό κατασκευή και αναμένεται να
λειτουργήσει το 2027.
Η ρεαλιστική μας προσέγγιση περιλαμβάνει επίσης το φυσικό αέριο, το καθαρότερο ορυκτό
καύσιμο, ως μέρος του ενεργειακού μας μίγματος για τις επόμενες δεκαετίες.
Ένα σημαντικό ορόσημο είναι η ολοκλήρωση του FSRU Αλεξανδρούπολης—μια επένδυση
~€360 εκατ.—με δυναμικότητα επαναεριοποίησης 5,5 bcm/έτος, που μειώνει την εξάρτηση
από το ρωσικό φυσικό αέριο και ενισχύει την ενεργειακή ασφάλεια στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη.
Ένα άλλο σημαντικό έργο είναι ο Κάθετος Διάδρομος, όπου συνεργαζόμαστε με έξι
χώρες—Βουλγαρία, Ρουμανία, Ουγγαρία, Σλοβακία, Μολδαβία και Ουκρανία—για να
δημιουργήσουμε εναλλακτικές διαδρομές προμήθειας φυσικού αερίου.
Οι τερματικοί σταθμοί LNG Ρεβυθούσας και Αλεξανδρούπολης είναι βασικά μέρη αυτού του
συστήματος, με συνολική δυναμικότητα αποθήκευσης 378.500 κυβικών μέτρων και
δυναμικότητα επαναεριοποίησης 12,5 bcm/έτος.
Τέλος, το αναθεωρημένο Εθνικό Σχέδιο για την Ενέργεια και το Κλίμα της Ελλάδας παρέχει
έναν σαφή οδικό χάρτη, με επενδύσεις που ξεπερνούν τα €436 δισ. έως το 2050.
Αυτό δημιουργεί σημαντικές ευκαιρίες για ιδιωτικά κεφάλαια σε τομείς όπως οι ανανεώσιμες
πηγές ενέργειας, η αποθήκευση ενέργειας, οι διεθνείς και εγχώριες διασυνδέσεις, τα έξυπνα
δίκτυα και η ηλεκτροκίνηση.
Μέχρι το 2030, προγραμματίζουμε επενδύσεις ύψους €95,9 δισ.
Στην έκδοση του 2019, αυτό το ποσό ήταν €44 δισ.
Έτσι, μέσα σε 5 χρόνια, υπερδιπλασιάσαμε τους πράσινους επενδυτικούς στόχους μας για τη
δεκαετία.
Παράλληλα, αξιοποιούμε μια σειρά από δημόσια χρηματοδοτικά εργαλεία για να ενθαρρύνουμε
και να μειώσουμε τους κινδύνους για τις ιδιωτικές επενδύσεις.
Κάνοντας, έτσι, την Ελλάδα έναν από τους πιο ελκυστικούς προορισμούς για πράσινες
επενδύσεις στον κόσμο!
Και αυτές είναι επενδύσεις που θα μεταμορφώσουν τη χώρα μας.
Οι επενδύσεις ύψους €436 δισ. που απαιτούνται τα επόμενα 25 χρόνια για να επιτύχουμε τον
στόχο του μηδενικού αποτυπώματος άνθρακα έως το 2050 έχουν απόλυτα θετική επίδραση
στην οικονομία μας.
Σύμφωνα με μελέτη της McKinsey για τον κοινωνικοοικονομικό αντίκτυπο της πορείας μας
προς τον στόχο μηδενικού άνθρακα έως το 2050, αυτές οι επενδύσεις θα συμβάλουν κατά
2,5% στο ΑΕΠ μας και θα δημιουργήσουν και διατηρήσουν 200.000 θέσεις εργασίας για τα
επόμενα 25 χρόνια.
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Κλείνοντας, θέλω να επιστρέψω στο σημείο που ανέφερα στην αρχή.
Είμαστε μια μικρή χώρα σε έναν μεγάλο κόσμο που απεγνωσμένα χρειάζεται ασφάλεια και
ηγεσία.
Είμαστε μικροί, αλλά ανταποκρινόμαστε στις περιστάσεις. Κάνουμε το καθήκον μας!
Ηγούμαστε με το παράδειγμά μας, δείχνοντας πώς η κλιματική δράση μπορεί να συνδυαστεί με
την οικονομική ανάπτυξη.
Ενισχύουμε την περιφερειακή ενεργειακή ασφάλεια μέσα από τα λόγια μας, τις πράξεις μας, τις
συνεργασίες μας και τα έργα μας.
Και θα παραμείνουμε αφοσιωμένοι στους στόχους μας, αλλά και στους συμμάχους και φίλους
που μοιράζονται τις ίδιες αξίες μας.
www.worldenergynews.gr
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Capital Link forum: Οι προοπτικές μετά την επενδυτική βαθμίδα – 4 αναλυτές εξηγούν
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι προοπτικές που διανοίγονται για την ελληνική οικονομία μετά την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, αποτέλεσαν βασικό θέμα στην ατζέντα του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum με τίτλο “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade”, που
πραγματοποιήθηκε με μεγάλη συμμετοχή, την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη.
ΔΕΙΤΕ ΕΔΩ ΑΝΑΛΥΤΙΚΑ
Συντονιστής του πάνελ ήταν ο Dimitrios Lambropoulos, Partner, Deal Advisory – KPMG in
Greece και ομιλητές οι:
• κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays
• Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager – Eurobank
• κ. Filippo Taddei, Managing Director – Goldman Sachs International
• Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy – Piraeus Bank
Ο κ. Dimitrios Lambropoulos Partner, Deal Advisory – KPMG in Greece τόνισε:
«Πιστεύω ότι η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας από την Ελλάδα αποτελεί ένα καθοριστικό
ορόσημο στην οικονομική της πορεία, αντανακλώντας χρόνια διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων,
δημοσιονομικής πειθαρχίας και ανθεκτικότητας. Αυτή η επιτυχία έχει ενισχύσει τη θέση της
Ελλάδας τόσο στις ευρωπαϊκές όσο και στις παγκόσμιες αγορές, ανοίγοντας την πρόσβαση σε
διεθνείς πηγές κεφαλαίων, μειώνοντας το κόστος δανεισμού και προσελκύοντας θεσμικούς
επενδυτές που προηγουμένως δεν μπορούσαν να συμμετάσχουν στην οικονομία της. Η νέα
αυτή κατάσταση προσφέρει μια μοναδική ευκαιρία να κατευθυνθούν επενδύσεις σε βασικούς
τομείς ανάπτυξης, όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η τεχνολογία, οι υποδομές και ο
τουρισμός. Αυτοί οι τομείς έχουν τη δυνατότητα να προωθήσουν τη βιώσιμη ανάπτυξη, να
δημιουργήσουν θέσεις εργασίας και να ενισχύσουν την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα της
Ελλάδας. Ωστόσο, αναγνωρίζω ότι αυτή η επιτυχία έρχεται σε ένα σύνθετο παγκόσμιο
περιβάλλον. Γεωπολιτικοί κίνδυνοι, όπως οι εξελισσόμενες σχέσεις ΗΠΑ-Κίνας και οι
επιπτώσεις των πρόσφατων εκλογών στις ΗΠΑ, προσθέτουν επίπεδα αβεβαιότητας στις
παγκόσμιες αγορές. Ταυτόχρονα, προκλήσεις όπως οι πληθωριστικές πιέσεις και τα ζητήματα
ενεργειακής ασφάλειας απαιτούν εγρήγορση και προσαρμοστικότητα. Για να διατηρηθεί αυτή
την πορεία, πρέπει να συνεχιστούν οι μεταρρυθμίσεις, να αξιοποιηθούν στρατηγικά τα
ευρωπαϊκά κεφάλαια και να διασφαλιστεί η δημοσιονομική σταθερότητα. Η συνεργασία μεταξύ
κυβέρνησης, ιδιωτικού τομέα και χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων θα είναι κρίσιμη για να
αξιοποιηθούν πλήρως οι ευκαιρίες που έχει ανοίξει η επενδυτική βαθμίδα».
Ο κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays συζήτησε για τις βασικές τάσεις στις
αγορές συναλλάγματος ενόψει των πιθανών αλλαγών στην εμπορική πολιτική των ΗΠΑ το
επόμενο έτος, καθώς και τις επιπτώσεις τους για την Ελλάδα.
O Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager – Eurobank
τόνισε:
«Εν μέσω ενός διεθνούς οικονομικού περιβάλλοντος που χαρακτηρίζεται από γεωστρατηγική
και οικονομική αβεβαιότητα, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να υπεραποδίδει του περιγύρου
της. Οι ρυθμοί αύξησης του ΑΕΠ αναμένεται να παραμείνουν γύρω ή πάνω από το 2%
μεσοπρόθεσμα. Οι κύριοι μοχλοί ανάπτυξης είναι οι επενδύσεις από το Ταμείο Ανθεκτικότητας
και Ανάκαμψης και οι συνδεόμενες μεταρρυθμίσεις, η καλή επίδοση του τουρισμού, ο
ευεργετικός αντίκτυποw της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας στην προσέλκυση
επενδύσεων και στο κόστος χρηματοδότησης, τα υγιή μεγέθη του ελληνικού τραπεζικού τομέα,
που επιτρέπουν απρόσκοπτη χρηματοδότηση της ανάπτυξης, και η υπεραπόδοση των
δημόσιων οικονομικών, με πρωτογενή δημοσιονομικά πλεονάσματα άνω του 2% του ΑΕΠ και
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σταθερή μείωση του λόγου χρέους προς ΑΕΠ, γεγονός που ενισχύει την βιωσιμότητα της
οικονομίας. Ωστόσο, η στροφή προς ένα μοντέλο ανάπτυξης περισσότερο βασισμένο στις
εξαγωγές και τις επενδύσεις εξακολουθεί να εξελίσσεται. Οι μακροπρόθεσμες προκλήσεις
περιλαμβάνουν την -ακόμα υψηλή- εξάρτηση του ΑΕΠ από την κατανάλωση, ένα μείγμα
εξειδικεύσεων που κλίνει προς δραστηριότητες χαμηλής τεχνολογίας και χαμηλής γνώσης,
έλλειμμα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών και δυσμενείς δημογραφικές προβλέψεις. Η
βασική παράμετρος για την αντιμετώπιση όλων αυτών των ζητημάτων είναι ο βαθμός επιτυχίας
στην προσέλκυση επενδύσεων, όχι μόνο δημόσιων και ΣΔΙΤ, αλλά και ιδιωτικών. Για την
επίτευξη οικονομικής σύγκλισης, το μερίδιο των επενδύσεων στο ΑΕΠ θα πρέπει, τουλάχιστον,
να προσεγγίσει τον μέσο όρο της Ευρωζώνης του 22%, σε σύγκριση με 15% στο τέλος του
2023. Αυτό απαιτεί 8% πραγματική αύξηση των επενδύσεων ετησίως μέχρι το τέλος της
δεκαετίας, μια επίδοση που επετεύχθη τελευταία φορά τη δεκαετία του 1950. Επιπλέον, αυτές
οι επενδύσεις θα πρέπει να περιλάβουν, πέρα από τον τουρισμό και τα ακίνητα, και άλλους
παραγωγικούς και τεχνολογικά προηγμένους τομείς, κατά προτίμηση εξαγωγικούς, ώστε να
γεφυρωθεί το χάσμα με τις εισαγωγές. Αυτός είναι ένας δύσκολος αλλά εφικτός στόχος.
Ωστόσο, για να τον πετύχει, η Ελλάδα πρέπει να τηρήσει τη φιλόδοξη ατζέντα της για
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις που θα βελτιώσουν περαιτέρω το οικονομικό περιβάλλον. Αυτές
περιλαμβάνουν επιτάχυνση της δικαιοσύνης, ολοκλήρωση χρήσεων γης και χωροταξίας,
αύξηση της αποτελεσματικότητας της δημόσιας διοίκησης, εκσυγχρονισμό της εκπαίδευσης,
μείωση των φόρων στην παραγωγή και στους μισθούς και, γενικότερα, βελτίωση της ποιότητας
των θεσμών και του κράτους δικαίου. Η αφύπνιση της Ευρώπης στις νέες γεωοικονομικές
πραγματικότητες, θα δημιουργήσει ευκαιρίες για επενδύσεις στην τεχνολογία, την άμυνα και
την ενέργεια και η Ελλάδα πρέπει -και είναι σε θέση- να εκμεταλλευτεί αυτές τις εξελίξεις.»
Ο κ. Filippo Taddei, Managing Director – Goldman Sachs International τόνισε στην
παρουσίασή του ότι αναμένει ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης
Νότιας Ευρώπης και της Ευρωζώνης το 2025. Οι προοπτικές για το 2025 για την Ευρώπη θα
δεχθούν πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ και κάποια αύξηση του πραγματικού
διαθέσιμου εισοδήματος θα κρατήσει την Ευρωζώνη μακριά από την ύφεση παρέχοντας,
σύμφωνα με τις προσδοκίες μας, αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,8% το επόμενο έτος. Εν τω μεταξύ,
η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Η αγορά εργασίας έχει το υψηλότερο
ποσοστό απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ, το οποίο εκτείνεται από τις υπηρεσίες έως
τη μεταποίηση. Όμως, σε αντίθεση με τις άλλες οικονομίες της περιοχής, η ανάκαμψη της
απασχόλησης στην Ελλάδα συνοδεύεται από μια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας
που επωφελείται από την άνω του μέσου όρου αύξηση των επενδύσεων. Κατά την άποψή
μου, η ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες ανάπτυξης μέχρι το επόμενο έτος,
με μια διευρυμένη ευκαιρία για συνεχή αύξηση των κεφαλαιακών δαπανών που εξακολουθούν
να είναι 5% του ΑΕΠ κάτω από το 2010. Η Ελλάδα βρίσκεται σε μια αρκετά μοναδική θέση για
τα επόμενα δύο χρόνια: μπορεί ακόμη να επωφεληθεί από την έκτακτη δημοσιονομική στήριξη
των ευρωπαϊκών προγραμμάτων που θα της επιτρέψει, ταυτόχρονα, να ενισχύσει τις
κεφαλαιουχικές δαπάνες και τις επενδύσεις διατηρώντας το δημοσιονομικό της έλλειμμα μεταξύ
των χαμηλότερων στη ζώνη του ευρώ. Η επέκταση της ανάκαμψης στις υπηρεσίες υψηλής
προστιθέμενης αξίας, ενώ η μεταποίηση συνεχίζει να βελτιώνεται, είναι η επόμενη πρόκληση
για την ελληνική οικονομία. Η ευρωπαϊκή δημοσιονομική στήριξη, η πολιτική σταθερότητα και η
δέσμευση για τη συνέχιση της αύξησης του μεριδίου του ελληνικού χρέους στην αγορά
διαμορφώνουν το μακροοικονομικό τοπίο για να κερδίσει η Ελλάδα μια πρόσθετη αναβάθμιση
της βαθμίδας στις επερχόμενες αξιολογήσεις.»
«Ο Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy – Piraeus Bank,
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στα σχόλια του ανέφερε ότι η ελληνική οικονομία συνεχίζει να ξεπερνά τις ευρωπαϊκές
επιδόσεις παρά το γεγονός ότι λειτουργεί σε ένα περιβάλλον αυξανόμενων παγκόσμιων
πολιτικών και γεωπολιτικών κινδύνων. Τους κύριους μοχλούς της αναπτυξιακής αυτής
εξαίρεσης αποτελούν τόσο η ανάγκη να καλυφθεί ένα σημαντικό αναπτυξιακό κενό σε
συνδυασμό με την άφθονη χρηματοδότηση από ευρωπαϊκές πηγές όπως και η ανάγκη για
αύξηση της κατανάλωσης. Σύμφωνα με τον κ. Λεκκό βασικοί τομείς που επωφελούνται από
την ανάκαμψη αυτή είναι οι παραδοσιακοί τομείς όπως ο τουρισμός και τα ακίνητα οι οποίοι
όμως συνοδεύονται και από αναδυόμενες δυνάμεις όπως logistics, data centers & IT,
φαρμακευτικός κλάδος, ναυπηγοεπισκευή, έργα υποδομών και επεξεργασίας τροφίμων. Όμως
ιδιαίτερης σημασίας είναι ο τομέας των ανανεώσιμων πηγών και πράσινης ενέργειας τόσο για
τον οικονομικό αντίκτυπο στην ελληνική οικονομία όσο και για τον στρατηγικό και γεωπολιτικό
του ρόλο.»
Αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες Επενδύσεις
Στην ομιλία του ο αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος
Παπαθανάσης τόνισε τα εξής:
«Η Κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για να αντιμετωπίσει δομικά
προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την επιχειρηματικότητα, χωρίς
να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας μας, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα
ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη επενδύονται εκ νέου στην
κοινωνία.
Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν
ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,
χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της
καινοτομίας.
Τα ευρωπαϊκά κεφάλαια που προέρχονται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και το
ΕΣΠΑ 2021-2027 αποτελούν ένα κρίσιμο εργαλείο για τις προοπτικές ανάπτυξης της χώρας.
Είναι έτοιμα να απελευθερώσουν τη δυναμική της χώρας και να δημιουργήσουν πολλές θέσεις
εργασίας. Αυτοί οι πόροι σηματοδοτούν την αυγή μιας νέας εποχής ισχυρής και βιώσιμης
ανάπτυξης, υποστηρίζοντας το στρατηγικό μας σχέδιο μεταρρυθμίσεων, επενδύσεων
ψηφιακού και πράσινου μετασχηματισμού και αναβάθμισης δεξιοτήτων, καθώς και
υποστηρίζοντας τις επιχειρήσεις να γίνουν πιο ανθεκτικές και ανταγωνιστικές.
Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες
που σχετίζονται με τον δίδυμο μετασχηματισμό (ψηφιακό και πράσινο). Το Ταμείο Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας έχει ισχυρή έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον
δίδυμο μετασχηματισμό, με δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών
πόρων σε μέτρα για κλιματικούς στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν
στους ψηφιακούς στόχους. Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την
ενίσχυση των ιδιωτικών επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται
αποκλειστικά στις επιχειρήσεις.
Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης μεταξύ του
κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός
προορισμός για ξένους επενδυτές.
Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας.»
Το συνέδριο
Το συνέδριο διενεργήθηκε σε σε Συνεργασία των New York Stock Exchange – NYSE & Athens
Exchange Group (ATHEX Group)
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Υπό την Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη, του Γραφείου
Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης  και του Γενικού Προξενείου της
Ελλάδος στην Νέα Υόρκη
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα.
Το φετινό Φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας
αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα κεφάλαια και
δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας.
Το Συνέδριο άνοιξε, ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος
απευθύνθηκε στους επενδυτές με γραπτό μήνυμα που διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ.
Νικόλας Μπορνόζης.
Η Βράβευση Στουρνάρα
Το Συνέδριο έκλεισε τις εργασίες του με επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου
απονεμήθηκε το “2024 Capital Link Hellenic Leadership Award” στον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα,
Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας.
Πηγή: ot.gr
Ακολουθήστε το onlarissa.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Ελάτε στην ομάδα μας στο viber για να ενημερώνεστε πρώτοι για τις σημαντικότερες ειδήσεις
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Σδούκου: 200.000 θέσεις εργασίας στη χώρα μας τις επόμενες δεκαετίες μέσω της
ενεργειακής μετάβασης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το στίγμα της ενεργειακής πολιτικής της χώρας μας έδωσε με ομιλία της σήμερα η
υφυπουργός ΠΕΝ, Αλεξάνδρα Σδούκου, κατά τη διάρκεια του Συνεδρίου 26th Annual Capital
Link Invest in Greece στη Νέα Υόρκη.
Όπως τόνισε, οι επενδύσεις που θα γίνουν τα επόμενα 25 χρόνια στην Ελλάδα προς επίτευξη
του net zero, θα συμβάλουν κατά 2,5% στο ΑΕΠ και θα δημιουργήσουν και διατηρήσουν
200.000 θέσεις εργασίας.
Η ίδια στάθηκε επίσης στο θέμα του υψηλού κόστους λέγοντας ότι φέτος οι τιμές φυσικού
αερίου στην ΕΕ ήταν σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ του ηλεκτρισμού
για τη βιομηχανία 2,5 φορές υψηλότερες.
Ακολουθεί αναλυτικά η ομιλία της κας Σδούκου:
H Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα. Αλεξάνδρα Σδούκου, στην ομιλία της τόνισε
τα εξής:
«Θέλω να ευχαριστήσω τον κ. και την κα. Μπορνόζη για την πρόσκληση σε αυτό το εξαιρετικό
φόρουμ που λειτουργεί ως σημαντική γέφυρα μεταξύ της Ελλάδας και της διεθνούς
επενδυτικής κοινότητας. Και, αν μου επιτρέπετε, εν μέσω μίας μοναδικής χρονικής συγκυρίας,
καθώς βρισκόμαστε σε μια εποχή διεθνών συγκρούσεων, αβεβαιότητας και περιφερειακών
εντάσεων που απειλούν να εξελιχθούν σε παγκόσμια κρίση. Μια εποχή όπου η ασφάλεια είναι
ζητούμενο και η παγκόσμια ηγεσία χρειάζεται ενίσχυση. Ασφάλεια και ηγεσία. Τα δύο βασικά
στοιχεία που χρειαζόμαστε για να πορευτούμε σε αυτές τις δύσκολες εποχές. Μέσα σε όλο
αυτό, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντικά πράγματα στον τομέα της ενέργειας που πριν λίγα
χρόνια έμοιαζαν σχεδόν αδύνατα. Αυτές οι επιτυχίες δεν συνέβησαν από τη μια μέρα στην
άλλη. Απαιτήθηκε ισχυρή δέσμευση από την κυβέρνησή μας και σημαντικές επενδύσεις στον
ενεργειακό τομέα. Εκτιμούμε ότι οι επενδύσεις σε μεγάλα έργα στην ελληνική αγορά έφτασαν
τα ~18 δισεκατομμύρια ευρώ την τελευταία δεκαετία… χωρίς να περιλαμβάνονται οι
επενδύσεις σε μικρότερα και μεσαία έργα. Η Ελλάδα έχει σημειώσει σημαντική πρόοδο στον
ενεργειακό τομέα και προσπαθεί να θέσει ένα παράδειγμα σε ένα ευρωπαϊκό και παγκόσμιο
περιβάλλον γεμάτο προκλήσεις.
1. Πρώτον, αντιμετωπίζουμε γεωπολιτικές εντάσεις. Συγκρούσεις όπως ο πόλεμος στην
Ουκρανία και οι εντάσεις στη Μέση Ανατολή—περιοχές ζωτικής σημασίας για την παγκόσμια
ενεργειακή προσφορά—έχουν αυξήσει τα κόστη, έχουν διαταράξει τις εφοδιαστικές αλυσίδες
και εγείρουν ανησυχίες για τη σταθερότητα. Η πραγματικότητα είναι ότι οι παγκόσμιες αγορές
φυσικού αερίου περιορίζονται, αυξάνοντας τα κόστη για την Ευρώπη. Με τον χειμώνα να
αναμένεται πιο ψυχρός από τον προηγούμενο, η Ευρώπη έχει αυξήσει τις εισαγωγές
υγροποιημένου φυσικού αερίου (LNG), ειδικά από τις Ηνωμένες Πολιτείες, αλλά παραμένει
εξαρτημένη. Επιπλέον, αβεβαιότητα υπάρχει για το πόσο φυσικό αέριο θα έρθει μέσω των
ρωσικών αγωγών μετά την 1η Ιανουαρίου.
2. Δεύτερον, οι ενεργειακές τιμές παραμένουν σοβαρή πρόκληση.
Παρά την ηγετική θέση της Ευρώπης στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, εξακολουθούμε να
αντιμετωπίζουμε υψηλές τιμές και αστάθεια. Το 2024, οι τιμές φυσικού αερίου στην ΕΕ ήταν
σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ οι τιμές ηλεκτρικής ενέργειας για τη
βιομηχανία ήταν περίπου 2,5 φορές υψηλότερες. Αυτή η διαφορά οφείλεται κυρίως στην
εξάρτηση της Ευρώπης από εισαγόμενα ορυκτά καύσιμα, σε αντίθεση με τις ΗΠΑ που εξάγουν
ενέργεια. Υπήρξαν επίσης μεγάλες αποκλίσεις τιμών εντός της Ευρώπης. Για παράδειγμα, στις
11 Ιουλίου 2024, η ωριαία τιμή ηλεκτρικής ενέργειας στην Ουγγαρία έφτασε τα €940/MWh, ενώ
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στην γειτονική Αυστρία ήταν μόλις €61/MWh—μια διαφορά δεκαπενταπλάσια. Αυτό είναι ένα
ζήτημα που ο Έλληνας Πρωθυπουργός πιέζει έντονα την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να επιλύσει.
3. Τρίτον, η ανάπτυξη ενεργειακών υποδομών είναι αργή. Έργα ανανεώσιμων πηγών
ενέργειας και αναβαθμίσεις δικτύου συχνά χρειάζονται χρόνια για να ολοκληρωθούν. Επίσης, η
έλλειψη επαρκών διασυνδέσεων στην Ευρώπη παραμένει σοβαρή πρόκληση, συμβάλλοντας
σε υψηλότερες τιμές ενέργειας και μειωμένη αποδοτικότητα της αγοράς. Τελικά, οι
καταναλωτές ρωτούν: «Πότε θα ωφεληθούμε από φθηνότερη ενέργεια από ΑΠΕ;»
4. Τέταρτον, η Ευρώπη υστερεί σε ανταγωνιστικότητα στην παραγωγή καθαρής τεχνολογίας.
Παρόλο που η Ευρώπη υστερεί στην έρευνα και την καινοτομία και δυσκολεύεται να
αξιοποιήσει την όποια πρόοδο σημειώνεται σε μεγάλη κλίμακα. Αντίθετα, η Κίνα κινείται
γρήγορα, διατηρώντας χαμηλά κόστη παραγωγής, ελέγχοντας τις εφοδιαστικές αλυσίδες,
παρέχοντας σημαντικές κρατικές επιδοτήσεις και επιταχύνοντας τις διαδικασίες έγκρισης. Αυτοί
οι παράγοντες δημιουργούν ένα ισχυρό περιβάλλον για επενδύσεις και ανάπτυξη, κάτι στο
οποίο η Ευρώπη πρέπει να επικεντρωθεί περισσότερο. Παρά τις προκλήσεις αυτές, η Ελλάδα
έχει παραμείνει επικεντρωμένη και έχει πετύχει αξιοσημείωτες προόδους στον ενεργειακό
τομέα τα τελευταία πέντε χρόνια.
1. Πρώτον, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντική μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου
(GHG), ξεπερνώντας τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ). Οι εκπομπές της Ελλάδας
όμως, αντιπροσωπεύουν περίπου το 0,15% των παγκόσμιων εκπομπών. Ακόμα κι αν τις
μηδενίζαμε αύριο, θα ήταν μόνο "μία σταγόνα στον ωκεανό".
Μεταξύ 2005 και 2022, η Ελλάδα μείωσε τις καθαρές εκπομπές της κατά 43%, ξεπερνώντας τη
μείωση 24% της ΕΕ κατά την ίδια περίοδο. Αυτή η πρόοδος οφείλεται κυρίως στη μείωση κατά
62% των εκπομπών CO2 από την ηλεκτροπαραγωγή. Αυτή η μείωση επιτεύχθηκε με την
κατάργηση των λιγνιτικών μονάδων—οι εκπομπές από λιγνίτη μειώθηκαν κατά 83%. Το 2024,
ο λιγνίτης αντιστοιχούσε μόνο στο 6% της ηλεκτροπαραγωγής μας και μέχρι το 2028,
δεσμευόμαστε για πλήρη κατάργηση του.
2. Παράλληλα, έχουμε διπλασιάσει την εγκατεστημένη δυναμικότητα ΑΠΕ από το 2018.
Σήμερα, πάνω από το 50% της ηλεκτρικής ενέργειας προέρχεται από ΑΠΕ, όπως
φωτοβολταϊκά και αιολικά, ενώ το ποσοστό είναι ακόμη υψηλότερο αν συμπεριληφθούν τα
υδροηλεκτρικά. Η Ελλάδα αναγνωρίζεται πλέον ως παγκόσμιος ηγέτης στην ενσωμάτωση
ηλιακής και αιολικής ενέργειας στο δίκτυο.
Στόχοι:
• Μέχρι το τέλος της δεκαετίας, στοχεύουμε το 75% της ηλεκτρικής μας ενέργειας να
προέρχεται από ΑΠΕ.
• Μέχρι το 2035, το ποσοστό αυτό θα ανέλθει σχεδόν στο 96%.
Για να πετύχουμε αυτούς τους στόχους, προωθούμε νέες μορφές ενέργειας. Η υπεράκτια
αιολική ενέργεια είναι μία από τις βασικές μας προτεραιότητες, με προγραμματισμένη
δυναμικότητα 1,9 GW έως το 2032. Επεκτείνουμε την παραγωγή βιομεθανίου σε 2 TWh έως το
2030 και 3,5 TWh έως το 2040. Παράλληλα, προχωρούμε σταθερά στην παραγωγή πράσινου
υδρογόνου, με στόχο 1 TWh έως το 2030 και αύξηση σε 20 TWh έως το 2050. Η αποθήκευση
ενέργειας είναι επίσης κρίσιμο μέρος της στρατηγικής μας. Μέχρι το 2030, σχεδιάζουμε την
εγκατάσταση 6,2 GW δυναμικότητας αποθήκευσης ενέργειας. Αυτό θα διασφαλίσει την
αξιοπιστία και την ευελιξία του ενεργειακού μας συστήματος. Ήδη, υπάρχει επενδυτικό
ενδιαφέρον τριπλάσιο από αυτό που χρειαζόμαστε. Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές.
Μέσω ενός φιλόδοξου προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη
Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
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μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. Μέχρι το 2035,
η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 TWh. Πέρα
από τα έργα ΑΠΕ και τις διασυνδέσεις, εδραιώνουμε μια ισχυρή αλυσίδα αξίας για την
αποθήκευση και αξιοποίηση άνθρακα, δείχνοντας τη δέσμευσή μας για μείωση των εκπομπών
στις βιομηχανίες που είναι δύσκολο να αποδεσμευθούν από τον άνθρακα. Η πρώτη
εγκατάσταση αποθήκευσης άνθρακα βρίσκεται υπό κατασκευή και αναμένεται να λειτουργήσει
το 2027. Η ρεαλιστική μας προσέγγιση περιλαμβάνει επίσης το φυσικό αέριο, το καθαρότερο
ορυκτό καύσιμο, ως μέρος του ενεργειακού μας μίγματος για τις επόμενες δεκαετίες. Ένα
σημαντικό ορόσημο είναι η ολοκλήρωση του FSRU Αλεξανδρούπολης—μια επένδυση ~€360
εκατ.—με δυναμικότητα επαναεριοποίησης 5,5 bcm/έτος, που μειώνει την εξάρτηση από το
ρωσικό φυσικό αέριο και ενισχύει την ενεργειακή ασφάλεια στη Νοτιοανατολική Ευρώπη. Ένα
άλλο σημαντικό έργο είναι ο Κάθετος Διάδρομος, όπου συνεργαζόμαστε με έξι
χώρες—Βουλγαρία, Ρουμανία, Ουγγαρία, Σλοβακία, Μολδαβία και Ουκρανία—για να
δημιουργήσουμε εναλλακτικές διαδρομές προμήθειας φυσικού αερίου.
Οι τερματικοί σταθμοί LNG Ρεβυθούσας και Αλεξανδρούπολης είναι βασικά μέρη αυτού του
συστήματος, με συνολική δυναμικότητα αποθήκευσης 378.500 κυβικών μέτρων και
δυναμικότητα επαναεριοποίησης 12,5 bcm/έτος. Τέλος, το αναθεωρημένο Εθνικό Σχέδιο για
την Ενέργεια και το Κλίμα της Ελλάδας παρέχει έναν σαφή οδικό χάρτη, με επενδύσεις που
ξεπερνούν τα €436 δισ. έως το 2050. Αυτό δημιουργεί σημαντικές ευκαιρίες για ιδιωτικά
κεφάλαια σε τομείς όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η αποθήκευση ενέργειας, οι διεθνείς
και εγχώριες διασυνδέσεις, τα έξυπνα δίκτυα και η ηλεκτροκίνηση. Μέχρι το 2030,
προγραμματίζουμε επενδύσεις ύψους €95,9 δισ. Στην έκδοση του 2019, αυτό το ποσό ήταν
€44 δισ. Έτσι, μέσα σε 5 χρόνια, υπερδιπλασιάσαμε τους πράσινους επενδυτικούς στόχους
μας για τη δεκαετία. Παράλληλα, αξιοποιούμε μια σειρά από δημόσια χρηματοδοτικά εργαλεία
για να ενθαρρύνουμε και να μειώσουμε τους κινδύνους για τις ιδιωτικές επενδύσεις. Κάνοντας,
έτσι, την Ελλάδα έναν από τους πιο ελκυστικούς προορισμούς για πράσινες επενδύσεις στον
κόσμο! Και αυτές είναι επενδύσεις που θα μεταμορφώσουν τη χώρα μας
Οι επενδύσεις ύψους €436 δισ. που απαιτούνται τα επόμενα 25 χρόνια για να επιτύχουμε τον
στόχο του μηδενικού αποτυπώματος άνθρακα έως το 2050 έχουν απόλυτα θετική επίδραση
στην οικονομία μας. Σύμφωνα με μελέτη της McKinsey για τον κοινωνικοοικονομικό αντίκτυπο
της πορείας μας προς τον στόχο μηδενικού άνθρακα έως το 2050, αυτές οι επενδύσεις θα
συμβάλουν κατά 2,5% στο ΑΕΠ μας και θα δημιουργήσουν και διατηρήσουν 200.000 θέσεις
εργασίας για τα επόμενα 25 χρόνια. Κλείνοντας, θέλω να επιστρέψω στο σημείο που ανέφερα
στην αρχή. Είμαστε μια μικρή χώρα σε έναν μεγάλο κόσμο που απεγνωσμένα χρειάζεται
ασφάλεια και ηγεσία. Είμαστε μικροί, αλλά ανταποκρινόμαστε στις περιστάσεις. Κάνουμε το
καθήκον μας! Ηγούμαστε με το παράδειγμά μας, δείχνοντας πώς η κλιματική δράση μπορεί να
συνδυαστεί με την οικονομική ανάπτυξη. Ενισχύουμε την περιφερειακή ενεργειακή ασφάλεια
μέσα από τα λόγια μας, τις πράξεις μας, τις συνεργασίες μας και τα έργα μας. Και θα
παραμείνουμε αφοσιωμένοι στους στόχους μας, αλλά και στους συμμάχους και φίλους που
μοιράζονται τις ίδιες αξίες μαζί μας, μέχρι τέλους!
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Capital Link forum: Οι προοπτικές μετά την επενδυτική βαθμίδα – 4 αναλυτές εξηγούν –
Οικονομικός Ταχυδρόμος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Ταντέι (Goldman Sachs): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece -
Speeding Ahead Post Investment Upgrade», στη Νέα Υόρκη.
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης Νότιας Ευρώπης και της
Ευρωζώνης το 2025, υποστήριξε ο Φίλιππο Ταντέι managing director της Goldman Sachs,
κατά την τοποθέτησή του στο πάνελ συζήτησης με θέμα «GREEK ECONOMY: Prospects &
Outlook Post Investment Upgrade», στο πλαίσιο του συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum με τίτλο «Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade», που
πραγματοποιήθηκε σήμερα Δευτέρα στη Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης, το Χρηματιστήριο Αθηνών και μεγάλες διεθνείς τράπεζες και οργανισμούς.
Αναφορικά με το επόμενο έτος, υποστήριξε ότι οι προοπτικές για το για την Ευρώπη θα
δεχθούν πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ και κάποια αύξηση του πραγματικού
διαθέσιμου εισοδήματος θα κρατήσει την Ευρωζώνη μακριά από την ύφεση παρέχοντας,
σύμφωνα με τις προσδοκίες της τράπεζες , αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,8% το επόμενο έτος.
«Εν τω μεταξύ, η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Η αγορά εργασίας
έχει το υψηλότερο ποσοστό απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ, το οποίο εκτείνεται από
τις υπηρεσίες έως τη μεταποίηση. Όμως, σε αντίθεση με τις άλλες οικονομίες της περιοχής, η
ανάκαμψη της απασχόλησης στην Ελλάδα συνοδεύεται από μια αύξηση της παραγωγικότητας
της εργασίας που επωφελείται από την άνω του μέσου όρου αύξηση των επενδύσεων.
Κατά την άποψή μου, η ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες ανάπτυξης μέχρι
το επόμενο έτος, με μια διευρυμένη ευκαιρία για συνεχή αύξηση των κεφαλαιακών δαπανών
που εξακολουθούν να είναι 5% του ΑΕΠ κάτω από το 2010. Η Ελλάδα βρίσκεται σε μια αρκετά
μοναδική θέση για τα επόμενα δύο χρόνια: μπορεί ακόμη να επωφεληθεί από την έκτακτη
δημοσιονομική στήριξη των ευρωπαϊκών προγραμμάτων που θα της επιτρέψει, ταυτόχρονα,
να ενισχύσει τις κεφαλαιουχικές δαπάνες και τις επενδύσεις διατηρώντας το δημοσιονομικό της
έλλειμμα μεταξύ των χαμηλότερων στη ζώνη του ευρώ.
Η επέκταση της ανάκαμψης στις υπηρεσίες υψηλής προστιθέμενης αξίας, ενώ η μεταποίηση
συνεχίζει να βελτιώνεται, είναι η επόμενη πρόκληση για την ελληνική οικονομία. Η ευρωπαϊκή
δημοσιονομική στήριξη, η πολιτική σταθερότητα και η δέσμευση για τη συνέχιση της αύξησης
του μεριδίου του ελληνικού χρέους στην αγορά διαμορφώνουν το μακροοικονομικό τοπίο για
να κερδίσει η Ελλάδα μια πρόσθετη αναβάθμιση της βαθμίδας στις επερχόμενες
αξιολογήσεις».
Ο κ. Dimitrios Lambropoulos Partner, Deal Advisory - KPMG in Greece τόνισε:
«Πιστεύω ότι η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας από την Ελλάδα αποτελεί ένα καθοριστικό
ορόσημο στην οικονομική της πορεία, αντανακλώντας χρόνια διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων,
δημοσιονομικής πειθαρχίας και ανθεκτικότητας. Αυτή η επιτυχία έχει ενισχύσει τη θέση της
Ελλάδας τόσο στις ευρωπαϊκές όσο και στις παγκόσμιες αγορές, ανοίγοντας την πρόσβαση σε
διεθνείς πηγές κεφαλαίων, μειώνοντας το κόστος δανεισμού και προσελκύοντας θεσμικούς
επενδυτές που προηγουμένως δεν μπορούσαν να συμμετάσχουν στην οικονομία της.
Η νέα αυτή κατάσταση προσφέρει μια μοναδική ευκαιρία να κατευθυνθούν επενδύσεις σε
βασικούς τομείς ανάπτυξης, όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η τεχνολογία, οι υποδομές
και ο τουρισμός. Αυτοί οι τομείς έχουν τη δυνατότητα να προωθήσουν τη βιώσιμη ανάπτυξη,
να δημιουργήσουν θέσεις εργασίας και να ενισχύσουν την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα της
Ελλάδας.
Ωστόσο, αναγνωρίζω ότι αυτή η επιτυχία έρχεται σε ένα σύνθετο παγκόσμιο περιβάλλον.
Γεωπολιτικοί κίνδυνοι, όπως οι εξελισσόμενες σχέσεις ΗΠΑ-Κίνας και οι επιπτώσεις των
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πρόσφατων εκλογών στις ΗΠΑ, προσθέτουν επίπεδα αβεβαιότητας στις παγκόσμιες αγορές.
Ταυτόχρονα, προκλήσεις όπως οι πληθωριστικές πιέσεις και τα ζητήματα ενεργειακής
ασφάλειας απαιτούν εγρήγορση και προσαρμοστικότητα.
Για να διατηρηθεί αυτή την πορεία, πρέπει να συνεχιστούν οι μεταρρυθμίσεις, να αξιοποιηθούν
στρατηγικά τα ευρωπαϊκά κεφάλαια και να διασφαλιστεί η δημοσιονομική σταθερότητα. Η
συνεργασία μεταξύ κυβέρνησης, ιδιωτικού τομέα και χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων θα είναι
κρίσιμη για να αξιοποιηθούν πλήρως οι ευκαιρίες που έχει ανοίξει η επενδυτική βαθμίδα».
Ο κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays συζήτησε για τις βασικές τάσεις στις
αγορές συναλλάγματος ενόψει των πιθανών αλλαγών στην εμπορική πολιτική των ΗΠΑ το
επόμενο έτος, καθώς και τις επιπτώσεις τους για την Ελλάδα.
O Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager - Eurobank
τόνισε: «Εν μέσω ενός διεθνούς οικονομικού περιβάλλοντος που χαρακτηρίζεται από
γεωστρατηγική και οικονομική αβεβαιότητα, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να υπεραποδίδει
του περιγύρου της. Οι ρυθμοί αύξησης του ΑΕΠ αναμένεται να παραμείνουν γύρω ή πάνω από
το 2% μεσοπρόθεσμα.
Οι κύριοι μοχλοί ανάπτυξης είναι οι επενδύσεις από το Ταμείο Ανθεκτικότητας και Ανάκαμψης
και οι συνδεόμενες μεταρρυθμίσεις, η καλή επίδοση του τουρισμού, ο ευεργετικός αντίκτυποw
της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας στην προσέλκυση επενδύσεων και στο κόστος
χρηματοδότησης, τα υγιή μεγέθη του ελληνικού τραπεζικού τομέα, που επιτρέπουν
απρόσκοπτη χρηματοδότηση της ανάπτυξης, και η υπεραπόδοση των δημόσιων οικονομικών,
με πρωτογενή δημοσιονομικά πλεονάσματα άνω του 2% του ΑΕΠ και σταθερή μείωση του
λόγου χρέους προς ΑΕΠ, γεγονός που ενισχύει την βιωσιμότητα της οικονομίας.
Ωστόσο, η στροφή προς ένα μοντέλο ανάπτυξης περισσότερο βασισμένο στις εξαγωγές και τις
επενδύσεις εξακολουθεί να εξελίσσεται. Οι μακροπρόθεσμες προκλήσεις περιλαμβάνουν την
-ακόμα υψηλή- εξάρτηση του ΑΕΠ από την κατανάλωση, ένα μείγμα εξειδικεύσεων που κλίνει
προς δραστηριότητες χαμηλής τεχνολογίας και χαμηλής γνώσης, έλλειμμα στο ισοζύγιο
τρεχουσών συναλλαγών και δυσμενείς δημογραφικές προβλέψεις.
Η βασική παράμετρος για την αντιμετώπιση όλων αυτών των ζητημάτων είναι ο βαθμός
επιτυχίας στην προσέλκυση επενδύσεων, όχι μόνο δημόσιων και ΣΔΙΤ, αλλά και ιδιωτικών. Για
την επίτευξη οικονομικής σύγκλισης, το μερίδιο των επενδύσεων στο ΑΕΠ θα πρέπει,
τουλάχιστον, να προσεγγίσει τον μέσο όρο της Ευρωζώνης του 22%, σε σύγκριση με 15% στο
τέλος του 2023. Αυτό απαιτεί 8% πραγματική αύξηση των επενδύσεων ετησίως μέχρι το τέλος
της δεκαετίας, μια επίδοση που επετεύχθη τελευταία φορά τη δεκαετία του 1950.
Επιπλέον, αυτές οι επενδύσεις θα πρέπει να περιλάβουν, πέρα από τον τουρισμό και τα
ακίνητα, και άλλους παραγωγικούς και τεχνολογικά προηγμένους τομείς, κατά προτίμηση
εξαγωγικούς, ώστε να γεφυρωθεί το χάσμα με τις εισαγωγές. Αυτός είναι ένας δύσκολος αλλά
εφικτός στόχος. Ωστόσο, για να τον πετύχει, η Ελλάδα πρέπει να τηρήσει τη φιλόδοξη ατζέντα
της για διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις που θα βελτιώσουν περαιτέρω το οικονομικό περιβάλλον.
Αυτές περιλαμβάνουν επιτάχυνση της δικαιοσύνης, ολοκλήρωση χρήσεων γης και χωροταξίας,
αύξηση της αποτελεσματικότητας της δημόσιας διοίκησης, εκσυγχρονισμό της εκπαίδευσης,
μείωση των φόρων στην παραγωγή και στους μισθούς και, γενικότερα, βελτίωση της ποιότητας
των θεσμών και του κράτους δικαίου. Η αφύπνιση της Ευρώπης στις νέες γεωοικονομικές
πραγματικότητες, θα δημιουργήσει ευκαιρίες για επενδύσεις στην τεχνολογία, την άμυνα και
την ενέργεια και η Ελλάδα πρέπει -και είναι σε θέση- να εκμεταλλευτεί αυτές τις εξελίξεις».
Ο Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy - Piraeus Bank,
στα σχόλια του ανέφερε ότι η ελληνική οικονομία συνεχίζει να ξεπερνά τις ευρωπαϊκές
επιδόσεις παρά το γεγονός ότι λειτουργεί σε ένα περιβάλλον αυξανόμενων παγκόσμιων
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πολιτικών και γεωπολιτικών κινδύνων. Τους κύριους μοχλούς της αναπτυξιακής αυτής
εξαίρεσης αποτελούν τόσο η ανάγκη να καλυφθεί ένα σημαντικό αναπτυξιακό κενό σε
συνδυασμό με την άφθονη χρηματοδότηση από ευρωπαϊκές πηγές όπως και η ανάγκη για
αύξηση της κατανάλωσης.
Σύμφωνα με τον κ. Λεκκό βασικοί τομείς που επωφελούνται από την ανάκαμψη αυτή είναι οι
παραδοσιακοί τομείς όπως ο τουρισμός και τα ακίνητα οι οποίοι όμως συνοδεύονται και από
αναδυόμενες δυνάμεις όπως logistics, data centers & IT, φαρμακευτικός κλάδος,
ναυπηγοεπισκευή, έργα υποδομών και επεξεργασίας τροφίμων. Όμως ιδιαίτερης σημασίας
είναι ο τομέας των ανανεώσιμων πηγών και πράσινης ενέργειας τόσο για τον οικονομικό
αντίκτυπο στην ελληνική οικονομία όσο και για τον στρατηγικό και γεωπολιτικό του ρόλο.
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Ν. Παπαθανάσης: Η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός προορισμός για
ξένους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με μεγάλη επιτυχία και εξαιρετική συμμετοχή πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου,
2024 στην Νέα Υόρκη το συνέδριο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο
“Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade” σε συνεργασία με το “New York Stock
Exchange”, το “Athens Exchange Group (ATHEX Group)” κα…

Με μεγάλη επιτυχία και  εξαιρετική συμμετοχή πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου,
2024 στην Νέα Υόρκη το συνέδριο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο
“Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade” σε συνεργασία με το “New York Stock
Exchange”, το “Athens Exchange Group (ATHEX Group)” και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες &
Οργανισμούς.
Η “Goldman Sachs”, η “Morgan Stanley” και η “TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)” ήταν οι
Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο πραγματοποιήθηκε Υπό την Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της
Ελλάδος στη Νέα Υόρκη.
Στην ομιλία του, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος
Παπαθανάσης ανέφερε ότι η “Κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για
να αντιμετωπίσει δομικά προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την
επιχειρηματικότητα, χωρίς να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας μας,
διασφαλίζοντας ταυτόχρονα ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη
επενδύονται εκ νέου στην κοινωνία. 
Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν
ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,
χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της
καινοτομίας.
Τα ευρωπαϊκά κεφάλαια που προέρχονται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και το
ΕΣΠΑ 2021-2027 αποτελούν ένα κρίσιμο εργαλείο για τις προοπτικές ανάπτυξης της χώρας.
Είναι έτοιμα να απελευθερώσουν τη δυναμική της χώρας και να δημιουργήσουν πολλές θέσεις
εργασίας. Αυτοί οι πόροι σηματοδοτούν την αυγή μιας νέας εποχής ισχυρής και βιώσιμης
ανάπτυξης, υποστηρίζοντας το στρατηγικό μας σχέδιο μεταρρυθμίσεων, επενδύσεων
ψηφιακού και πράσινου μετασχηματισμού και αναβάθμισης δεξιοτήτων, καθώς και
υποστηρίζοντας τις επιχειρήσεις να γίνουν πιο ανθεκτικές και ανταγωνιστικές.
Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες
που σχετίζονται με τον δίδυμο μετασχηματισμό (ψηφιακό και πράσινο). Το Ταμείο Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας έχει ισχυρή έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον
δίδυμο μετασχηματισμό, με δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών
πόρων σε μέτρα για κλιματικούς στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν
στους ψηφιακούς στόχους. Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την
ενίσχυση των ιδιωτικών επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται
αποκλειστικά στις επιχειρήσεις. 
Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης μεταξύ του
κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός
προορισμός για ξένους επενδυτές. Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας.”
Ακολούθησε Πάνελ Συζήτησης με θέμα “GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post
Investment Upgrade”

https://apokaliptikanews.gr/n-papathanasis-i-ellada-tha-parameinei-enas-poly-elkystikos-proorismos-gia-xenoys-ependytes/


https://www.apokaliptikanews.gr/

 Publication date: 09/12/2024 19:22

 link

Συντονιστής: κ. Dimitrios Lambropoulos, Partner, Deal Advisory – KPMG in GreeceΟμιλητές:κ.
Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – BarclaysΔρ. Tasos Anastasatos, Group Chief
Economist, Deputy General Manager – Eurobankκ. Filippo Taddei, Managing Director –
Goldman Sachs International Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment
Strategy – Piraeus Bank 
Ο κ. Dimitrios Lambropoulos Partner, Deal Advisory – KPMG in Greece τόνισε: “Πιστεύω ότι η
επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας από την Ελλάδα αποτελεί ένα καθοριστικό ορόσημο στην
οικονομική της πορεία, αντανακλώντας χρόνια διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων,
δημοσιονομικής πειθαρχίας και ανθεκτικότητας. Αυτή η επιτυχία έχει ενισχύσει τη θέση της
Ελλάδας τόσο στις ευρωπαϊκές όσο και στις παγκόσμιες αγορές, ανοίγοντας την πρόσβαση σε
διεθνείς πηγές κεφαλαίων, μειώνοντας το κόστος δανεισμού και προσελκύοντας θεσμικούς
επενδυτές που προηγουμένως δεν μπορούσαν να συμμετάσχουν στην οικονομία της. 
Η νέα αυτή κατάσταση προσφέρει μια μοναδική ευκαιρία να κατευθυνθούν επενδύσεις σε
βασικούς τομείς ανάπτυξης, όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η τεχνολογία, οι υποδομές
και ο τουρισμός. Αυτοί οι τομείς έχουν τη δυνατότητα να προωθήσουν τη βιώσιμη ανάπτυξη,
να δημιουργήσουν θέσεις εργασίας και να ενισχύσουν την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα της
Ελλάδας.
Ωστόσο, αναγνωρίζω ότι αυτή η επιτυχία έρχεται σε ένα σύνθετο παγκόσμιο περιβάλλον.
Γεωπολιτικοί κίνδυνοι, όπως οι εξελισσόμενες σχέσεις ΗΠΑ-Κίνας και οι επιπτώσεις των
πρόσφατων εκλογών στις ΗΠΑ, προσθέτουν επίπεδα αβεβαιότητας στις παγκόσμιες αγορές.
Ταυτόχρονα, προκλήσεις όπως οι πληθωριστικές πιέσεις και τα ζητήματα ενεργειακής
ασφάλειας απαιτούν εγρήγορση και προσαρμοστικότητα.
Για να διατηρηθεί αυτή την πορεία, πρέπει να συνεχιστούν οι μεταρρυθμίσεις, να αξιοποιηθούν
στρατηγικά τα ευρωπαϊκά κεφάλαια και να διασφαλιστεί η δημοσιονομική σταθερότητα. Η
συνεργασία μεταξύ κυβέρνησης, ιδιωτικού τομέα και χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων θα είναι
κρίσιμη για να αξιοποιηθούν πλήρως οι ευκαιρίες που έχει ανοίξει η επενδυτική βαθμίδα”.
Ο κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays συζήτησε για τις βασικές τάσεις στις
αγορές συναλλάγματος ενόψει των πιθανών αλλαγών στην εμπορική πολιτική των ΗΠΑ το
επόμενο έτος, καθώς και τις επιπτώσεις τους για την Ελλάδα.
O Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager – Eurobank
τόνισε: “Εν μέσω ενός διεθνούς οικονομικού περιβάλλοντος που χαρακτηρίζεται από
γεωστρατηγική και οικονομική αβεβαιότητα, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να υπεραποδίδει
του περιγύρου της. Οι ρυθμοί αύξησης του ΑΕΠ αναμένεται να παραμείνουν γύρω ή πάνω από
το 2% μεσοπρόθεσμα. Οι κύριοι μοχλοί ανάπτυξης είναι οι επενδύσεις από το Ταμείο
Ανθεκτικότητας και Ανάκαμψης και οι συνδεόμενες μεταρρυθμίσεις, η καλή επίδοση του
τουρισμού, ο ευεργετικός αντίκτυποw της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας στην
προσέλκυση επενδύσεων και στο κόστος χρηματοδότησης, τα υγιή μεγέθη του ελληνικού
τραπεζικού τομέα, που επιτρέπουν απρόσκοπτη χρηματοδότηση της ανάπτυξης, και η
υπεραπόδοση των δημόσιων οικονομικών, με πρωτογενή δημοσιονομικά πλεονάσματα άνω
του 2% του ΑΕΠ και σταθερή μείωση του λόγου χρέους προς ΑΕΠ, γεγονός που ενισχύει την
βιωσιμότητα της οικονομίας. Ωστόσο, η στροφή προς ένα μοντέλο ανάπτυξης περισσότερο
βασισμένο στις εξαγωγές και τις επενδύσεις εξακολουθεί να εξελίσσεται. Οι μακροπρόθεσμες
προκλήσεις περιλαμβάνουν την -ακόμα υψηλή- εξάρτηση του ΑΕΠ από την κατανάλωση, ένα
μείγμα εξειδικεύσεων που κλίνει προς δραστηριότητες χαμηλής τεχνολογίας και χαμηλής
γνώσης, έλλειμμα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών και δυσμενείς δημογραφικές
προβλέψεις. Η βασική παράμετρος για την αντιμετώπιση όλων αυτών των ζητημάτων είναι ο
βαθμός επιτυχίας στην προσέλκυση επενδύσεων, όχι μόνο δημόσιων και ΣΔΙΤ, αλλά και
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ιδιωτικών. Για την επίτευξη οικονομικής σύγκλισης, το μερίδιο των επενδύσεων στο ΑΕΠ θα
πρέπει, τουλάχιστον, να προσεγγίσει τον μέσο όρο της Ευρωζώνης του 22%, σε σύγκριση με
15% στο τέλος του 2023. Αυτό απαιτεί 8% πραγματική αύξηση των επενδύσεων ετησίως μέχρι
το τέλος της δεκαετίας, μια επίδοση που επετεύχθη τελευταία φορά τη δεκαετία του 1950.
Επιπλέον, αυτές οι επενδύσεις θα πρέπει να περιλάβουν, πέρα από τον τουρισμό και τα
ακίνητα, και άλλους παραγωγικούς και τεχνολογικά προηγμένους τομείς, κατά προτίμηση
εξαγωγικούς, ώστε να γεφυρωθεί το χάσμα με τις εισαγωγές. Αυτός είναι ένας δύσκολος αλλά
εφικτός στόχος. Ωστόσο, για να τον πετύχει, η Ελλάδα πρέπει να τηρήσει τη φιλόδοξη ατζέντα
της για διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις που θα βελτιώσουν περαιτέρω το οικονομικό περιβάλλον.
Αυτές περιλαμβάνουν επιτάχυνση της δικαιοσύνης, ολοκλήρωση χρήσεων γης και χωροταξίας,
αύξηση της αποτελεσματικότητας της δημόσιας διοίκησης, εκσυγχρονισμό της εκπαίδευσης,
μείωση των φόρων στην παραγωγή και στους μισθούς και, γενικότερα, βελτίωση της ποιότητας
των θεσμών και του κράτους δικαίου. Η αφύπνιση της Ευρώπης στις νέες γεωοικονομικές
πραγματικότητες, θα δημιουργήσει ευκαιρίες για επενδύσεις στην τεχνολογία, την άμυνα και
την ενέργεια και η Ελλάδα πρέπει -και είναι σε θέση- να εκμεταλλευτεί αυτές τις εξελίξεις.”
Ο κ. Filippo Taddei, Managing Director – Goldman Sachs International τόνισε στην
παρουσίασή του ότι αναμένει ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης
Νότιας Ευρώπης και της Ευρωζώνης το 2025. Οι προοπτικές για το 2025 για την Ευρώπη θα
δεχθούν πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ και κάποια αύξηση του πραγματικού
διαθέσιμου εισοδήματος θα κρατήσει την Ευρωζώνη μακριά από την ύφεση παρέχοντας,
σύμφωνα με τις προσδοκίες μας, αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,8% το επόμενο έτος. Εν τω μεταξύ,
η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Η αγορά εργασίας έχει το υψηλότερο
ποσοστό απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ, το οποίο εκτείνεται από τις υπηρεσίες έως
τη μεταποίηση. Όμως, σε αντίθεση με τις άλλες οικονομίες της περιοχής, η ανάκαμψη της
απασχόλησης στην Ελλάδα συνοδεύεται από μια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας
που επωφελείται από την άνω του μέσου όρου αύξηση των επενδύσεων. Κατά την άποψή
μου, η ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες ανάπτυξης μέχρι το επόμενο έτος,
με μια διευρυμένη ευκαιρία για συνεχή αύξηση των κεφαλαιακών δαπανών που εξακολουθούν
να είναι 5% του ΑΕΠ κάτω από το 2010. Η Ελλάδα βρίσκεται σε μια αρκετά μοναδική θέση για
τα επόμενα δύο χρόνια: μπορεί ακόμη να επωφεληθεί από την έκτακτη δημοσιονομική στήριξη
των ευρωπαϊκών προγραμμάτων που θα της επιτρέψει, ταυτόχρονα, να ενισχύσει τις
κεφαλαιουχικές δαπάνες και τις επενδύσεις διατηρώντας το δημοσιονομικό της έλλειμμα μεταξύ
των χαμηλότερων στη ζώνη του ευρώ. Η επέκταση της ανάκαμψης στις υπηρεσίες υψηλής
προστιθέμενης αξίας, ενώ η μεταποίηση συνεχίζει να βελτιώνεται, είναι η επόμενη πρόκληση
για την ελληνική οικονομία. Η ευρωπαϊκή δημοσιονομική στήριξη, η πολιτική σταθερότητα και η
δέσμευση για τη συνέχιση της αύξησης του μεριδίου του ελληνικού χρέους στην αγορά
διαμορφώνουν το μακροοικονομικό τοπίο για να κερδίσει η Ελλάδα μια πρόσθετη αναβάθμιση
της βαθμίδας στις επερχόμενες αξιολογήσεις.”
Ο Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy – Piraeus Bank,
στα σχόλια του ανέφερε ότι η ελληνική οικονομία συνεχίζει να ξεπερνά τις ευρωπαϊκές
επιδόσεις παρά το γεγονός ότι λειτουργεί σε ένα περιβάλλον αυξανόμενων παγκόσμιων
πολιτικών και γεωπολιτικών κινδύνων. Τους κύριους μοχλούς της αναπτυξιακής αυτής
εξαίρεσης αποτελούν τόσο η ανάγκη να καλυφθεί ένα σημαντικό αναπτυξιακό κενό σε
συνδυασμό με την άφθονη χρηματοδότηση από ευρωπαϊκές πηγές όπως και η ανάγκη για
αύξηση της κατανάλωσης. Σύμφωνα με τον κ. Λεκκό βασικοί τομείς που επωφελούνται από
την ανάκαμψη αυτή είναι οι παραδοσιακοί τομείς όπως ο τουρισμός και τα ακίνητα οι οποίοι
όμως συνοδεύονται και από αναδυόμενες δυνάμεις όπως logistics, data centers & IT,
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φαρμακευτικός κλάδος, ναυπηγοεπισκευή, έργα υποδομών και επεξεργασίας  τροφίμων. Όμως
ιδιαίτερης σημασίας είναι ο τομέας των ανανεώσιμων πηγών και πράσινης ενέργειας τόσο για
τον οικονομικό αντίκτυπο στην ελληνική οικονομία όσο και για τον στρατηγικό και γεωπολιτικό
του ρόλο.”
Το συνέδριο διοργανώθηκε: Σε Συνεργασία: New York Stock Exchange – NYSE & Athens
Exchange Group (ATHEX Group)
Υπό την Αιγίδα: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών
και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης – Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό. Το Συνέδριο
διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη συμμετοχή Κορυφαίων
Αμερικανών και Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών & Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών &
Ελληνικών Τραπεζών & Οργανισμών, Ανώτερων Κυβερνητικών Στελεχών  (4 Ελλήνων
Υπουργών),  19 Εισηγμένων Εταιριών, και 97 Κορυφαίων Ομιλητών. Το φετινό Φόρουμ ήταν
ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την
ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές
συνθήκες ρευστότητας. Το καθεστώς αυτό της αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για
σημαντικές εισροές ξένων κεφαλαίων, οι οποίες διευκολύνονται και από τις σημαντικές
προσπάθειες που έχουν γίνει στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Η
χώρα πλέον προσφέρει τη δυνατότητα για επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές,
τουρισμός & φιλοξενία, real estate, και ενέργεια. Η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, όντας στο
σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε
καθιερωμένες αγορές.
Το Συνέδριο άνοιξε, ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος
απευθύνθηκε στους επενδυτές με γραπτό μήνυμα που διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ.
Νικόλας Μπορνόζης.
Συμμετείχαν οι Υπουργοί Υποδομών & Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας – τ. Υπουργός
Οικονομικών, η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη Κεραμέως, ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος Παπαθανάσης, και
η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα.  Αλεξάνδρα Σδούκου.
Κυβερνητικοί Εκπρόσωποι: κα. Μαίρη Ψύλλα, Γενική Γραμματέας Φορολογικής Πολιτικής,
Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Ορέστης Καβαλάκης, Διοικητής της Ειδικής
Υπηρεσίας Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης, Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, κ. Δημήτριος Τσάκωνας, Γενικός Διευθυντής – Οργανισμός Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους, κ. Γιώργος Πιτσιλής, Διοικητής Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Εσόδων
(ΑΑΔΕ), και ο κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης, τ. Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας.
Την Αμερικάνικη Κυβέρνηση εκπροσώπησε : • H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the
Hellenic Republic – U.S. Embassy in Athens.
Την European Investment Bank εκπροσώπησε o κ. Γιάννης Τσακίρης, Vice President. 
Το Χρηματιστήριο Αθηνών εκπροσώπησε ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO – Athens Exchange
Group, (μέσω webcast),  και τo Enterprise Greece ο Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, CEO.
Το Συνέδριο στήριξαν με τη συμμετοχή τους εκπρόσωποι από τις μεγαλύτερες ελληνικές
τράπεζες: 1) τις 4 συστημικές τράπεζες, Alpha Bank – Eurobank – Εθνική – Πειραιώς, 2) την
Attica Bank και την Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO), και 3)
από τις σημαντικότερες Global Investment Banks • Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs
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International • Morgan Stanley • Nomura • AXIA Ventures Group.  4) Σε ειδικό πάνελ
συμμετείχαν ως ομιλητές εκπρόσωποι των: AXIA Ventures Group – Brook Lane Capital – CVC
Capital Partners  • Grifon Capital Advisors • Oaktree.
19 Εισηγμένες Εταιρίες : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services &
Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens International
Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica
Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor
S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK
TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL
Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) • Metlen Energy &
Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) • Piraeus Financial
Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC
(ATH:TRASTOR).
Στο επίσημο μεσημεριανό γεύμα κεντρική ομιλία έκαναν : ο Υπουργός Υποδομών &
Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας, ο κ. Χρήστος Μεγάλου, Chief Executive Officer, Piraeus
Group, και η κα. Ελένη Βρεττού, CEO, Attica Bank. Εισαγωγικές ομιλίες έκαναν οι: κ. Chris
Taylor, Global Head of Listings – NYSE, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO – Athens Exchange
Group, και Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO – TEN Ltd. (NYSE: TEN);
Chairman, INTERTANKO 2014-2018. 
Το Συνέδριο έκλεισε τις εργασίες του με επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου
απονεμήθηκε το “2024 Capital Link Hellenic Leadership Award” στον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα,
Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
 συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας. 
Ο Δρ. Γιάννης Στουρνάρας πραγματοποίησε Κύρια Ομιλία. 
Το Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη
Νασίκα.
Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager –
Paulson & Co. 
“GREEK AMERICAN ISSUER DAY” στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
Στο πλαίσιο του “26ου Ετήσιου Capital Link Invest in Greece Forum”, το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης σε συνεργασία με την Capital Link διοργανώνεται για 20η συνεχή χρονιά, ειδική
εκδήλωση με τίτλο “GREEK AMERICAN ISSUER DAY” στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης,
τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών,
των Ελληνοαμερικανικών και των Ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης θα χτυπήσουν το “Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος
των εργασιών” της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange. 
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Capital Link forum: Οι προοπτικές μετά την επενδυτική βαθμίδα – 4 αναλυτές εξηγούν
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη το 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με
τίτλο "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade" OT.gr Newsroom
Οι προοπτικές που διανοίγονται για την ελληνική οικονομία μετά την ανάκτηση της επενδυτικής
βαθμίδας, αποτέλεσαν βασικό θέμα στην ατζέντα του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum με τίτλο “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade”, που
πραγματοποιήθηκε με μεγάλη συμμετοχή, την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη.
ΔΕΙΤΕ ΕΔΩ ΑΝΑΛΥΤΙΚΑ
Συντονιστής του πάνελ ήταν ο Dimitrios Lambropoulos, Partner, Deal Advisory – KPMG in
Greece και ομιλητές οι:
• κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays
• Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager – Eurobank
• κ. Filippo Taddei, Managing Director – Goldman Sachs International
• Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy – Piraeus Bank
Ο κ. Dimitrios Lambropoulos Partner, Deal Advisory – KPMG in Greece τόνισε:
«Πιστεύω ότι η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας από την Ελλάδα αποτελεί ένα καθοριστικό
ορόσημο στην οικονομική της πορεία, αντανακλώντας χρόνια διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων,
δημοσιονομικής πειθαρχίας και ανθεκτικότητας. Αυτή η επιτυχία έχει ενισχύσει τη θέση της
Ελλάδας τόσο στις ευρωπαϊκές όσο και στις παγκόσμιες αγορές, ανοίγοντας την πρόσβαση σε
διεθνείς πηγές κεφαλαίων, μειώνοντας το κόστος δανεισμού και προσελκύοντας θεσμικούς
επενδυτές που προηγουμένως δεν μπορούσαν να συμμετάσχουν στην οικονομία της. Η νέα
αυτή κατάσταση προσφέρει μια μοναδική ευκαιρία να κατευθυνθούν επενδύσεις σε βασικούς
τομείς ανάπτυξης, όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η τεχνολογία, οι υποδομές και ο
τουρισμός. Αυτοί οι τομείς έχουν τη δυνατότητα να προωθήσουν τη βιώσιμη ανάπτυξη, να
δημιουργήσουν θέσεις εργασίας και να ενισχύσουν την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα της
Ελλάδας. Ωστόσο, αναγνωρίζω ότι αυτή η επιτυχία έρχεται σε ένα σύνθετο παγκόσμιο
περιβάλλον. Γεωπολιτικοί κίνδυνοι, όπως οι εξελισσόμενες σχέσεις ΗΠΑ-Κίνας και οι
επιπτώσεις των πρόσφατων εκλογών στις ΗΠΑ, προσθέτουν επίπεδα αβεβαιότητας στις
παγκόσμιες αγορές. Ταυτόχρονα, προκλήσεις όπως οι πληθωριστικές πιέσεις και τα ζητήματα
ενεργειακής ασφάλειας απαιτούν εγρήγορση και προσαρμοστικότητα. Για να διατηρηθεί αυτή
την πορεία, πρέπει να συνεχιστούν οι μεταρρυθμίσεις, να αξιοποιηθούν στρατηγικά τα
ευρωπαϊκά κεφάλαια και να διασφαλιστεί η δημοσιονομική σταθερότητα. Η συνεργασία μεταξύ
κυβέρνησης, ιδιωτικού τομέα και χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων θα είναι κρίσιμη για να
αξιοποιηθούν πλήρως οι ευκαιρίες που έχει ανοίξει η επενδυτική βαθμίδα».
Ο κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays συζήτησε για τις βασικές τάσεις στις
αγορές συναλλάγματος ενόψει των πιθανών αλλαγών στην εμπορική πολιτική των ΗΠΑ το
επόμενο έτος, καθώς και τις επιπτώσεις τους για την Ελλάδα.
O Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager – Eurobank
τόνισε:
«Εν μέσω ενός διεθνούς οικονομικού περιβάλλοντος που χαρακτηρίζεται από γεωστρατηγική
και οικονομική αβεβαιότητα, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να υπεραποδίδει του περιγύρου
της. Οι ρυθμοί αύξησης του ΑΕΠ αναμένεται να παραμείνουν γύρω ή πάνω από το 2%
μεσοπρόθεσμα. Οι κύριοι μοχλοί ανάπτυξης είναι οι επενδύσεις από το Ταμείο Ανθεκτικότητας
και Ανάκαμψης και οι συνδεόμενες μεταρρυθμίσεις, η καλή επίδοση του τουρισμού, ο
ευεργετικός αντίκτυποw της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας στην προσέλκυση
επενδύσεων και στο κόστος χρηματοδότησης, τα υγιή μεγέθη του ελληνικού τραπεζικού τομέα,
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που επιτρέπουν απρόσκοπτη χρηματοδότηση της ανάπτυξης, και η υπεραπόδοση των
δημόσιων οικονομικών, με πρωτογενή δημοσιονομικά πλεονάσματα άνω του 2% του ΑΕΠ και
σταθερή μείωση του λόγου χρέους προς ΑΕΠ, γεγονός που ενισχύει την βιωσιμότητα της
οικονομίας. Ωστόσο, η στροφή προς ένα μοντέλο ανάπτυξης περισσότερο βασισμένο στις
εξαγωγές και τις επενδύσεις εξακολουθεί να εξελίσσεται. Οι μακροπρόθεσμες προκλήσεις
περιλαμβάνουν την -ακόμα υψηλή- εξάρτηση του ΑΕΠ από την κατανάλωση, ένα μείγμα
εξειδικεύσεων που κλίνει προς δραστηριότητες χαμηλής τεχνολογίας και χαμηλής γνώσης,
έλλειμμα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών και δυσμενείς δημογραφικές προβλέψεις. Η
βασική παράμετρος για την αντιμετώπιση όλων αυτών των ζητημάτων είναι ο βαθμός επιτυχίας
στην προσέλκυση επενδύσεων, όχι μόνο δημόσιων και ΣΔΙΤ, αλλά και ιδιωτικών. Για την
επίτευξη οικονομικής σύγκλισης, το μερίδιο των επενδύσεων στο ΑΕΠ θα πρέπει, τουλάχιστον,
να προσεγγίσει τον μέσο όρο της Ευρωζώνης του 22%, σε σύγκριση με 15% στο τέλος του
2023. Αυτό απαιτεί 8% πραγματική αύξηση των επενδύσεων ετησίως μέχρι το τέλος της
δεκαετίας, μια επίδοση που επετεύχθη τελευταία φορά τη δεκαετία του 1950. Επιπλέον, αυτές
οι επενδύσεις θα πρέπει να περιλάβουν, πέρα από τον τουρισμό και τα ακίνητα, και άλλους
παραγωγικούς και τεχνολογικά προηγμένους τομείς, κατά προτίμηση εξαγωγικούς, ώστε να
γεφυρωθεί το χάσμα με τις εισαγωγές. Αυτός είναι ένας δύσκολος αλλά εφικτός στόχος.
Ωστόσο, για να τον πετύχει, η Ελλάδα πρέπει να τηρήσει τη φιλόδοξη ατζέντα της για
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις που θα βελτιώσουν περαιτέρω το οικονομικό περιβάλλον. Αυτές
περιλαμβάνουν επιτάχυνση της δικαιοσύνης, ολοκλήρωση χρήσεων γης και χωροταξίας,
αύξηση της αποτελεσματικότητας της δημόσιας διοίκησης, εκσυγχρονισμό της εκπαίδευσης,
μείωση των φόρων στην παραγωγή και στους μισθούς και, γενικότερα, βελτίωση της ποιότητας
των θεσμών και του κράτους δικαίου. Η αφύπνιση της Ευρώπης στις νέες γεωοικονομικές
πραγματικότητες, θα δημιουργήσει ευκαιρίες για επενδύσεις στην τεχνολογία, την άμυνα και
την ενέργεια και η Ελλάδα πρέπει -και είναι σε θέση- να εκμεταλλευτεί αυτές τις εξελίξεις.»
Ο κ. Filippo Taddei, Managing Director – Goldman Sachs International τόνισε στην
παρουσίασή του ότι αναμένει ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης
Νότιας Ευρώπης και της Ευρωζώνης το 2025. Οι προοπτικές για το 2025 για την Ευρώπη θα
δεχθούν πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ και κάποια αύξηση του πραγματικού
διαθέσιμου εισοδήματος θα κρατήσει την Ευρωζώνη μακριά από την ύφεση παρέχοντας,
σύμφωνα με τις προσδοκίες μας, αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,8% το επόμενο έτος. Εν τω μεταξύ,
η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Η αγορά εργασίας έχει το υψηλότερο
ποσοστό απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ, το οποίο εκτείνεται από τις υπηρεσίες έως
τη μεταποίηση. Όμως, σε αντίθεση με τις άλλες οικονομίες της περιοχής, η ανάκαμψη της
απασχόλησης στην Ελλάδα συνοδεύεται από μια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας
που επωφελείται από την άνω του μέσου όρου αύξηση των επενδύσεων. Κατά την άποψή
μου, η ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες ανάπτυξης μέχρι το επόμενο έτος,
με μια διευρυμένη ευκαιρία για συνεχή αύξηση των κεφαλαιακών δαπανών που εξακολουθούν
να είναι 5% του ΑΕΠ κάτω από το 2010. Η Ελλάδα βρίσκεται σε μια αρκετά μοναδική θέση για
τα επόμενα δύο χρόνια: μπορεί ακόμη να επωφεληθεί από την έκτακτη δημοσιονομική στήριξη
των ευρωπαϊκών προγραμμάτων που θα της επιτρέψει, ταυτόχρονα, να ενισχύσει τις
κεφαλαιουχικές δαπάνες και τις επενδύσεις διατηρώντας το δημοσιονομικό της έλλειμμα μεταξύ
των χαμηλότερων στη ζώνη του ευρώ. Η επέκταση της ανάκαμψης στις υπηρεσίες υψηλής
προστιθέμενης αξίας, ενώ η μεταποίηση συνεχίζει να βελτιώνεται, είναι η επόμενη πρόκληση
για την ελληνική οικονομία. Η ευρωπαϊκή δημοσιονομική στήριξη, η πολιτική σταθερότητα και η
δέσμευση για τη συνέχιση της αύξησης του μεριδίου του ελληνικού χρέους στην αγορά
διαμορφώνουν το μακροοικονομικό τοπίο για να κερδίσει η Ελλάδα μια πρόσθετη αναβάθμιση
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της βαθμίδας στις επερχόμενες αξιολογήσεις.»
«Ο Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy – Piraeus Bank,
στα σχόλια του ανέφερε ότι η ελληνική οικονομία συνεχίζει να ξεπερνά τις ευρωπαϊκές
επιδόσεις παρά το γεγονός ότι λειτουργεί σε ένα περιβάλλον αυξανόμενων παγκόσμιων
πολιτικών και γεωπολιτικών κινδύνων. Τους κύριους μοχλούς της αναπτυξιακής αυτής
εξαίρεσης αποτελούν τόσο η ανάγκη να καλυφθεί ένα σημαντικό αναπτυξιακό κενό σε
συνδυασμό με την άφθονη χρηματοδότηση από ευρωπαϊκές πηγές όπως και η ανάγκη για
αύξηση της κατανάλωσης. Σύμφωνα με τον κ. Λεκκό βασικοί τομείς που επωφελούνται από
την ανάκαμψη αυτή είναι οι παραδοσιακοί τομείς όπως ο τουρισμός και τα ακίνητα οι οποίοι
όμως συνοδεύονται και από αναδυόμενες δυνάμεις όπως logistics, data centers & IT,
φαρμακευτικός κλάδος, ναυπηγοεπισκευή, έργα υποδομών και επεξεργασίας τροφίμων. Όμως
ιδιαίτερης σημασίας είναι ο τομέας των ανανεώσιμων πηγών και πράσινης ενέργειας τόσο για
τον οικονομικό αντίκτυπο στην ελληνική οικονομία όσο και για τον στρατηγικό και γεωπολιτικό
του ρόλο.»
Αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες Επενδύσεις
Στην ομιλία του ο αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος
Παπαθανάσης τόνισε τα εξής:
«Η Κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για να αντιμετωπίσει δομικά
προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την επιχειρηματικότητα, χωρίς
να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας μας, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα
ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη επενδύονται εκ νέου στην
κοινωνία.
Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν
ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,
χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της
καινοτομίας.
Τα ευρωπαϊκά κεφάλαια που προέρχονται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και το
ΕΣΠΑ 2021-2027 αποτελούν ένα κρίσιμο εργαλείο για τις προοπτικές ανάπτυξης της χώρας.
Είναι έτοιμα να απελευθερώσουν τη δυναμική της χώρας και να δημιουργήσουν πολλές θέσεις
εργασίας. Αυτοί οι πόροι σηματοδοτούν την αυγή μιας νέας εποχής ισχυρής και βιώσιμης
ανάπτυξης, υποστηρίζοντας το στρατηγικό μας σχέδιο μεταρρυθμίσεων, επενδύσεων
ψηφιακού και πράσινου μετασχηματισμού και αναβάθμισης δεξιοτήτων, καθώς και
υποστηρίζοντας τις επιχειρήσεις να γίνουν πιο ανθεκτικές και ανταγωνιστικές.
Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες
που σχετίζονται με τον δίδυμο μετασχηματισμό (ψηφιακό και πράσινο). Το Ταμείο Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας έχει ισχυρή έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον
δίδυμο μετασχηματισμό, με δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών
πόρων σε μέτρα για κλιματικούς στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν
στους ψηφιακούς στόχους. Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την
ενίσχυση των ιδιωτικών επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται
αποκλειστικά στις επιχειρήσεις.
Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης μεταξύ του
κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός
προορισμός για ξένους επενδυτές.
Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας.»
Το συνέδριο
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Το συνέδριο διενεργήθηκε σε σε Συνεργασία των New York Stock Exchange – NYSE & Athens
Exchange Group (ATHEX Group)
Υπό την Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη, του Γραφείου
Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης  και του Γενικού Προξενείου της
Ελλάδος στην Νέα Υόρκη
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα.
Το φετινό Φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας
αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα κεφάλαια και
δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας.
Το Συνέδριο άνοιξε, ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος
απευθύνθηκε στους επενδυτές με γραπτό μήνυμα που διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ.
Νικόλας Μπορνόζης.
Η Βράβευση Στουρνάρα
Το Συνέδριο έκλεισε τις εργασίες του με επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου
απονεμήθηκε το “2024 Capital Link Hellenic Leadership Award” στον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα,
Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας.
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Το 26ο Φόρουμ Capital Link Invest in Greece στη Νέα Υόρκη: Δήλωση Δρ Τάσου
Αναστασάτου, Επικεφαλής Οικονομολόγου του Ομίλου Eurobank
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το 26ο Ετήσιο Φόρουμ Capital Link Invest in Greece, με τίτλο,«Invest in Greece Forum Greece
– Speeding Ahead Post Investment Upgrade», πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία και
συμμετοχή, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024, στο Metropolitan Club στη Νέα Υόρκη, σε
συνεργασία με το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, το Χρηματιστήριο Αθηνών Όμιλος (Όμιλος
ΧΑ), και μεγάλες Παγκόσμιες Επενδυτικές Τράπεζες & Οργανισμούς, και υπό την Αιγίδα του
Γενικού Προξενείου της Ελλάδας στη Νέα Υόρκη και προσέλκυσε πάνω από 1.000
αντιπροσώπους.
Ο Δρ Τάσος Αναστασάτος, Επικεφαλής Οικονομολόγος του Ομίλου Eurobank έκανε την
ακόλουθη δήλωση για το Capital Link, Invest in Greece Forum:
Εν μέσω ενός διεθνούς οικονομικού περιβάλλοντος που χαρακτηρίζεται από γεωστρατηγική
και οικονομική αβεβαιότητα, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να υπεραποδίδει του περιγύρου
της.
Οι ρυθμοί αύξησης του ΑΕΠ αναμένεται να παραμείνουν γύρω ή πάνω από το 2%
μεσοπρόθεσμα. Οι κύριοι μοχλοί ανάπτυξης είναι οι επενδύσεις από το Ταμείο Ανθεκτικότητας
και Ανάκαμψης και οι συνδεόμενες μεταρρυθμίσεις, η καλή επίδοση του τουρισμού, ο
ευεργετικός αντίκτυποw της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας στην προσέλκυση
επενδύσεων και στο κόστος χρηματοδότησης, τα υγιή μεγέθη του ελληνικού τραπεζικού τομέα,
που επιτρέπουν απρόσκοπτη χρηματοδότηση της ανάπτυξης, και η υπεραπόδοση των
δημόσιων οικονομικών, με πρωτογενή δημοσιονομικά πλεονάσματα άνω του 2% του ΑΕΠ και
σταθερή μείωση του λόγου χρέους προς ΑΕΠ, γεγονός που ενισχύει την βιωσιμότητα της
οικονομίας. Ωστόσο, η στροφή προς ένα μοντέλο ανάπτυξης περισσότερο βασισμένο στις
εξαγωγές και τις επενδύσεις εξακολουθεί να εξελίσσεται.
Οι μακροπρόθεσμες προκλήσεις περιλαμβάνουν την -ακόμα υψηλή- εξάρτηση του ΑΕΠ από
την κατανάλωση, ένα μείγμα εξειδικεύσεων που κλίνει προς δραστηριότητες χαμηλής
τεχνολογίας και χαμηλής γνώσης, έλλειμμα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών και
δυσμενείς δημογραφικές προβλέψεις.
Η βασική παράμετρος για την αντιμετώπιση όλων αυτών των ζητημάτων είναι ο βαθμός
επιτυχίας στην προσέλκυση επενδύσεων, όχι μόνο δημόσιων και ΣΔΙΤ, αλλά και ιδιωτικών.
Για την επίτευξη οικονομικής σύγκλισης, το μερίδιο των επενδύσεων στο ΑΕΠ θα πρέπει,
τουλάχιστον, να προσεγγίσει τον μέσο όρο της Ευρωζώνης του 22%, σε σύγκριση με 15% στο
τέλος του 2023. Αυτό απαιτεί 8% πραγματική αύξηση των επενδύσεων ετησίως μέχρι το τέλος
της δεκαετίας, μια επίδοση που επετεύχθη τελευταία φορά τη δεκαετία του 1950.
Επιπλέον, αυτές οι επενδύσεις θα πρέπει να περιλάβουν, πέρα από τον τουρισμό και τα
ακίνητα, και άλλους παραγωγικούς και τεχνολογικά προηγμένους τομείς, κατά προτίμηση
εξαγωγικούς, ώστε να γεφυρωθεί το χάσμα με τις εισαγωγές. Αυτός είναι ένας δύσκολος αλλά
εφικτός στόχος. Ωστόσο, για να τον πετύχει, η Ελλάδα πρέπει να τηρήσει τη φιλόδοξη ατζέντα
της για διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις που θα βελτιώσουν περαιτέρω το οικονομικό περιβάλλον.
Η αφύπνιση της Ευρώπης στις νέες γεωοικονομικές πραγματικότητες, θα δημιουργήσει
ευκαιρίες για επενδύσεις στην τεχνολογία, την άμυνα και την ενέργεια και η Ελλάδα πρέπει -και
είναι σε θέση- να εκμεταλλευτεί αυτές τις εξελίξεις.
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Capital Link forum: Οι προοπτικές μετά την επενδυτική βαθμίδα – 4 αναλυτές εξηγούν –
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πηγή: ot.gr
Η επιχείρηση 21 ADMEDIA MIKE ως δικαιούχος του ισοτόπου formedia.gr δηλώνει ότι είναι
συμμορφωμένη με τη σύσταση (Ε.Ε.) 2018//334 της επιτροπής της 1/3/2018 σχετικά με μέτρα
για την αποτελεσματική αντιμετώπιση του παράνομου περιεχομένου στο διαδίκτυο.
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Ταντέι (Goldman Sachs): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες
ανάπτυξης μέχρι το επόμενο έτος», υποστήριξε ο αναλυτής της αμερικανικής τράπεζας στο
συνέδριο της Capital Link στην Νέα Υόρκη.
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης Νότιας Ευρώπης και της
Ευρωζώνης το 2025, υποστήριξε ο Φίλιππο Ταντέι managing director της Goldman Sachs,
κατά την τοποθέτησή του στο πάνελ συζήτησης με θέμα «GREEK ECONOMY: Prospects &
Outlook Post Investment Upgrade», στο πλαίσιο του συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum με τίτλο «Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade», που
πραγματοποιήθηκε σήμερα Δευτέρα στη Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης, το Χρηματιστήριο Αθηνών και μεγάλες διεθνείς τράπεζες και οργανισμούς.
Αναφορικά με το επόμενο έτος, υποστήριξε ότι οι προοπτικές για το για την Ευρώπη θα
δεχθούν πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ και κάποια αύξηση του πραγματικού
διαθέσιμου εισοδήματος θα κρατήσει την Ευρωζώνη μακριά από την ύφεση παρέχοντας,
σύμφωνα με τις προσδοκίες της τράπεζες , αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,8% το επόμενο έτος. «Εν
τω μεταξύ, η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Η αγορά εργασίας έχει το
υψηλότερο ποσοστό απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ, το οποίο εκτείνεται από τις
υπηρεσίες έως τη μεταποίηση. Όμως, σε αντίθεση με τις άλλες οικονομίες της περιοχής, η
ανάκαμψη της απασχόλησης στην Ελλάδα συνοδεύεται από μια αύξηση της παραγωγικότητας
της εργασίας που επωφελείται από την άνω του μέσου όρου αύξηση των επενδύσεων. Κατά
την άποψή μου, η ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες ανάπτυξης μέχρι το
επόμενο έτος, με μια διευρυμένη ευκαιρία για συνεχή αύξηση των κεφαλαιακών δαπανών που
εξακολουθούν να είναι 5% του ΑΕΠ κάτω από το 2010. Η Ελλάδα βρίσκεται σε μια αρκετά
μοναδική θέση για τα επόμενα δύο χρόνια: μπορεί ακόμη να επωφεληθεί από την έκτακτη
δημοσιονομική στήριξη των ευρωπαϊκών προγραμμάτων που θα της επιτρέψει, ταυτόχρονα,
να ενισχύσει τις κεφαλαιουχικές δαπάνες και τις επενδύσεις διατηρώντας το δημοσιονομικό της
έλλειμμα μεταξύ των χαμηλότερων στη ζώνη του ευρώ. Η επέκταση της ανάκαμψης στις
υπηρεσίες υψηλής προστιθέμενης αξίας, ενώ η μεταποίηση συνεχίζει να βελτιώνεται, είναι η
επόμενη πρόκληση για την ελληνική οικονομία. Η ευρωπαϊκή δημοσιονομική στήριξη, η
πολιτική σταθερότητα και η δέσμευση για τη συνέχιση της αύξησης του μεριδίου του ελληνικού
χρέους στην αγορά διαμορφώνουν το μακροοικονομικό τοπίο για να κερδίσει η Ελλάδα μια
πρόσθετη αναβάθμιση της βαθμίδας στις επερχόμενες αξιολογήσεις». Ο κ. Dimitrios
Lambropoulos Partner, Deal Advisory - KPMG in Greece τόνισε: «Πιστεύω ότι η επίτευξη της
επενδυτικής βαθμίδας από την Ελλάδα αποτελεί ένα καθοριστικό ορόσημο στην οικονομική της
πορεία, αντανακλώντας χρόνια διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων, δημοσιονομικής πειθαρχίας
και ανθεκτικότητας. Αυτή η επιτυχία έχει ενισχύσει τη θέση της Ελλάδας τόσο στις ευρωπαϊκές
όσο και στις παγκόσμιες αγορές, ανοίγοντας την πρόσβαση σε διεθνείς πηγές κεφαλαίων,
μειώνοντας το κόστος δανεισμού και προσελκύοντας θεσμικούς επενδυτές που προηγουμένως
δεν μπορούσαν να συμμετάσχουν στην οικονομία της. Η νέα αυτή κατάσταση προσφέρει μια
μοναδική ευκαιρία να κατευθυνθούν επενδύσεις σε βασικούς τομείς ανάπτυξης, όπως οι
ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η τεχνολογία, οι υποδομές και ο τουρισμός. Αυτοί οι τομείς
έχουν τη δυνατότητα να προωθήσουν τη βιώσιμη ανάπτυξη, να δημιουργήσουν θέσεις
εργασίας και να ενισχύσουν την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα της Ελλάδας. Ωστόσο,
αναγνωρίζω ότι αυτή η επιτυχία έρχεται σε ένα σύνθετο παγκόσμιο περιβάλλον. Γεωπολιτικοί
κίνδυνοι, όπως οι εξελισσόμενες σχέσεις ΗΠΑ-Κίνας και οι επιπτώσεις των πρόσφατων
εκλογών στις ΗΠΑ, προσθέτουν επίπεδα αβεβαιότητας στις παγκόσμιες αγορές. Ταυτόχρονα,
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προκλήσεις όπως οι πληθωριστικές πιέσεις και τα ζητήματα ενεργειακής ασφάλειας απαιτούν
εγρήγορση και προσαρμοστικότητα. Για να διατηρηθεί αυτή την πορεία, πρέπει να συνεχιστούν
οι μεταρρυθμίσεις, να αξιοποιηθούν στρατηγικά τα ευρωπαϊκά κεφάλαια και να διασφαλιστεί η
δημοσιονομική σταθερότητα. Η συνεργασία μεταξύ κυβέρνησης, ιδιωτικού τομέα και
χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων θα είναι κρίσιμη για να αξιοποιηθούν πλήρως οι ευκαιρίες που
έχει ανοίξει η επενδυτική βαθμίδα». Ο κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays
συζήτησε για τις βασικές τάσεις στις αγορές συναλλάγματος ενόψει των πιθανών αλλαγών
στην εμπορική πολιτική των ΗΠΑ το επόμενο έτος, καθώς και τις επιπτώσεις τους για την
Ελλάδα. O Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager -
Eurobank τόνισε: «Εν μέσω ενός διεθνούς οικονομικού περιβάλλοντος που χαρακτηρίζεται
από γεωστρατηγική και οικονομική αβεβαιότητα, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να
υπεραποδίδει του περιγύρου της. Οι ρυθμοί αύξησης του ΑΕΠ αναμένεται να παραμείνουν
γύρω ή πάνω από το 2% μεσοπρόθεσμα. Οι κύριοι μοχλοί ανάπτυξης είναι οι επενδύσεις από
το Ταμείο Ανθεκτικότητας και Ανάκαμψης και οι συνδεόμενες μεταρρυθμίσεις, η καλή επίδοση
του τουρισμού, ο ευεργετικός αντίκτυποw της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας στην
προσέλκυση επενδύσεων και στο κόστος χρηματοδότησης, τα υγιή μεγέθη του ελληνικού
τραπεζικού τομέα, που επιτρέπουν απρόσκοπτη χρηματοδότηση της ανάπτυξης, και η
υπεραπόδοση των δημόσιων οικονομικών, με πρωτογενή δημοσιονομικά πλεονάσματα άνω
του 2% του ΑΕΠ και σταθερή μείωση του λόγου χρέους προς ΑΕΠ, γεγονός που ενισχύει την
βιωσιμότητα της οικονομίας. Ωστόσο, η στροφή προς ένα μοντέλο ανάπτυξης περισσότερο
βασισμένο στις εξαγωγές και τις επενδύσεις εξακολουθεί να εξελίσσεται . Οι μακροπρόθεσμες
προκλήσεις περιλαμβάνουν την -ακόμα υψηλή- εξάρτηση του ΑΕΠ από την κατανάλωση, ένα
μείγμα εξειδικεύσεων που κλίνει προς δραστηριότητες χαμηλής τεχνολογίας και χαμηλής
γνώσης, έλλειμμα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών και δυσμενείς δημογραφικές
προβλέψεις. Η βασική παράμετρος για την αντιμετώπιση όλων αυτών των ζητημάτων είναι ο
βαθμός επιτυχίας στην προσέλκυση επενδύσεων, όχι μόνο δημόσιων και ΣΔΙΤ, αλλά και
ιδιωτικών. Για την επίτευξη οικονομικής σύγκλισης, το μερίδιο των επενδύσεων στο ΑΕΠ θα
πρέπει, τουλάχιστον, να προσεγγίσει τον μέσο όρο της Ευρωζώνης του 22% , σε σύγκριση με
15% στο τέλος του 2023. Αυτό απαιτεί 8% πραγματική αύξηση των επενδύσεων ετησίως μέχρι
το τέλος της δεκαετίας, μια επίδοση που επετεύχθη τελευταία φορά τη δεκαετία του 1950.
Επιπλέον, αυτές οι επενδύσεις θα πρέπει να περιλάβουν, πέρα από τον τουρισμό και τα
ακίνητα, και άλλους παραγωγικούς και τεχνολογικά προηγμένους τομείς, κατά προτίμηση
εξαγωγικούς , ώστε να γεφυρωθεί το χάσμα με τις εισαγωγές. Αυτός είναι ένας δύσκολος αλλά
εφικτός στόχος. Ωστόσο, για να τον πετύχει, η Ελλάδα πρέπει να τηρήσει τη φιλόδοξη ατζέντα
της για διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις που θα βελτιώσουν περαιτέρω το οικονομικό περιβάλλον.
Αυτές περιλαμβάνουν επιτάχυνση της δικαιοσύνης, ολοκλήρωση χρήσεων γης και χωροταξίας,
αύξηση της αποτελεσματικότητας της δημόσιας διοίκησης, εκσυγχρονισμό της εκπαίδευσης,
μείωση των φόρων στην παραγωγή και στους μισθούς και, γενικότερα, βελτίωση της ποιότητας
των θεσμών και του κράτους δικαίου. Η αφύπνιση της Ευρώπης στις νέες γεωοικονομικές
πραγματικότητες, θα δημιουργήσει ευκαιρίες για επενδύσεις στην τεχνολογία, την άμυνα και
την ενέργεια και η Ελλάδα πρέπει -και είναι σε θέση- να εκμεταλλευτεί αυτές τις εξελίξεις». Ο
Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy - Piraeus Bank, στα
σχόλια του ανέφερε ότι η ελληνική οικονομία συνεχίζει να ξεπερνά τις ευρωπαϊκές επιδόσεις
παρά το γεγονός ότι λειτουργεί σε ένα περιβάλλον αυξανόμενων παγκόσμιων πολιτικών και
γεωπολιτικών κινδύνων. Τους κύριους μοχλούς της αναπτυξιακής αυτής εξαίρεσης αποτελούν
τόσο η ανάγκη να καλυφθεί ένα σημαντικό αναπτυξιακό κενό σε συνδυασμό με την άφθονη
χρηματοδότηση από ευρωπαϊκές πηγές όπως και η ανάγκη για αύξηση της κατανάλωσης.
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Σύμφωνα με τον κ. Λεκκό βασικοί τομείς που επωφελούνται από την ανάκαμψη αυτή είναι οι
παραδοσιακοί τομείς όπως ο τουρισμός και τα ακίνητα οι οποίοι όμως συνοδεύονται και από
αναδυόμενες δυνάμεις όπως logistics, data centers & IT, φαρμακευτικός κλάδος,
ναυπηγοεπισκευή, έργα υποδομών και επεξεργασίας τροφίμων. Όμως ιδιαίτερης σημασίας
είναι ο τομέας των ανανεώσιμων πηγών και πράσινης ενέργειας τόσο για τον οικονομικό
αντίκτυπο στην ελληνική οικονομία όσο και για τον στρατηγικό και γεωπολιτικό του ρόλο.
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Ν. Παπαθανάσης: Η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός προορισμός για
ξένους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με μεγάλη επιτυχία και  εξαιρετική συμμετοχή πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου,
2024 στην Νέα Υόρκη το συνέδριο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο
"Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade" σε συνεργασία με το "New York Stock
Exchange", το "Athens Exchange Group (ATHEX Group)" και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες &
Οργανισμούς.
Η "Goldman Sachs", η "Morgan Stanley" και η "TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)" ήταν οι
Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο πραγματοποιήθηκε Υπό την Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της
Ελλάδος στη Νέα Υόρκη.
Στην ομιλία του, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος
Παπαθανάσης ανέφερε ότι η "Κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για
να αντιμετωπίσει δομικά προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την
επιχειρηματικότητα, χωρίς να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας μας,
διασφαλίζοντας ταυτόχρονα ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη
επενδύονται εκ νέου στην κοινωνία. 
Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν
ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,
χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της
καινοτομίας.
Τα ευρωπαϊκά κεφάλαια που προέρχονται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και το
ΕΣΠΑ 2021-2027 αποτελούν ένα κρίσιμο εργαλείο για τις προοπτικές ανάπτυξης της χώρας.
Είναι έτοιμα να απελευθερώσουν τη δυναμική της χώρας και να δημιουργήσουν πολλές θέσεις
εργασίας. Αυτοί οι πόροι σηματοδοτούν την αυγή μιας νέας εποχής ισχυρής και βιώσιμης
ανάπτυξης, υποστηρίζοντας το στρατηγικό μας σχέδιο μεταρρυθμίσεων, επενδύσεων
ψηφιακού και πράσινου μετασχηματισμού και αναβάθμισης δεξιοτήτων, καθώς και
υποστηρίζοντας τις επιχειρήσεις να γίνουν πιο ανθεκτικές και ανταγωνιστικές.
Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες
που σχετίζονται με τον δίδυμο μετασχηματισμό (ψηφιακό και πράσινο). Το Ταμείο Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας έχει ισχυρή έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον
δίδυμο μετασχηματισμό, με δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών
πόρων σε μέτρα για κλιματικούς στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν
στους ψηφιακούς στόχους. Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την
ενίσχυση των ιδιωτικών επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται
αποκλειστικά στις επιχειρήσεις. 
Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης μεταξύ του
κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός
προορισμός για ξένους επενδυτές. Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας."
Ακολούθησε Πάνελ Συζήτησης με θέμα "GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post
Investment Upgrade”
Συντονιστής: κ. Dimitrios Lambropoulos, Partner, Deal Advisory - KPMG in Greece
Ομιλητές:
κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays
Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager - Eurobank
κ. Filippo Taddei, Managing Director - Goldman Sachs International 
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Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy - Piraeus Bank 
Ο κ. Dimitrios Lambropoulos Partner, Deal Advisory - KPMG in Greece τόνισε: "Πιστεύω ότι η
επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας από την Ελλάδα αποτελεί ένα καθοριστικό ορόσημο στην
οικονομική της πορεία, αντανακλώντας χρόνια διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων,
δημοσιονομικής πειθαρχίας και ανθεκτικότητας. Αυτή η επιτυχία έχει ενισχύσει τη θέση της
Ελλάδας τόσο στις ευρωπαϊκές όσο και στις παγκόσμιες αγορές, ανοίγοντας την πρόσβαση σε
διεθνείς πηγές κεφαλαίων, μειώνοντας το κόστος δανεισμού και προσελκύοντας θεσμικούς
επενδυτές που προηγουμένως δεν μπορούσαν να συμμετάσχουν στην οικονομία της. 
Η νέα αυτή κατάσταση προσφέρει μια μοναδική ευκαιρία να κατευθυνθούν επενδύσεις σε
βασικούς τομείς ανάπτυξης, όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η τεχνολογία, οι υποδομές
και ο τουρισμός. Αυτοί οι τομείς έχουν τη δυνατότητα να προωθήσουν τη βιώσιμη ανάπτυξη,
να δημιουργήσουν θέσεις εργασίας και να ενισχύσουν την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα της
Ελλάδας.
Ωστόσο, αναγνωρίζω ότι αυτή η επιτυχία έρχεται σε ένα σύνθετο παγκόσμιο περιβάλλον.
Γεωπολιτικοί κίνδυνοι, όπως οι εξελισσόμενες σχέσεις ΗΠΑ-Κίνας και οι επιπτώσεις των
πρόσφατων εκλογών στις ΗΠΑ, προσθέτουν επίπεδα αβεβαιότητας στις παγκόσμιες αγορές.
Ταυτόχρονα, προκλήσεις όπως οι πληθωριστικές πιέσεις και τα ζητήματα ενεργειακής
ασφάλειας απαιτούν εγρήγορση και προσαρμοστικότητα.
Για να διατηρηθεί αυτή την πορεία, πρέπει να συνεχιστούν οι μεταρρυθμίσεις, να αξιοποιηθούν
στρατηγικά τα ευρωπαϊκά κεφάλαια και να διασφαλιστεί η δημοσιονομική σταθερότητα. Η
συνεργασία μεταξύ κυβέρνησης, ιδιωτικού τομέα και χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων θα είναι
κρίσιμη για να αξιοποιηθούν πλήρως οι ευκαιρίες που έχει ανοίξει η επενδυτική βαθμίδα".
Ο κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays συζήτησε για τις βασικές τάσεις στις
αγορές συναλλάγματος ενόψει των πιθανών αλλαγών στην εμπορική πολιτική των ΗΠΑ το
επόμενο έτος, καθώς και τις επιπτώσεις τους για την Ελλάδα.
O Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager - Eurobank
τόνισε: "Εν μέσω ενός διεθνούς οικονομικού περιβάλλοντος που χαρακτηρίζεται από
γεωστρατηγική και οικονομική αβεβαιότητα, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να υπεραποδίδει
του περιγύρου της. Οι ρυθμοί αύξησης του ΑΕΠ αναμένεται να παραμείνουν γύρω ή πάνω από
το 2% μεσοπρόθεσμα. Οι κύριοι μοχλοί ανάπτυξης είναι οι επενδύσεις από το Ταμείο
Ανθεκτικότητας και Ανάκαμψης και οι συνδεόμενες μεταρρυθμίσεις, η καλή επίδοση του
τουρισμού, ο ευεργετικός αντίκτυποw της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας στην
προσέλκυση επενδύσεων και στο κόστος χρηματοδότησης, τα υγιή μεγέθη του ελληνικού
τραπεζικού τομέα, που επιτρέπουν απρόσκοπτη χρηματοδότηση της ανάπτυξης, και η
υπεραπόδοση των δημόσιων οικονομικών, με πρωτογενή δημοσιονομικά πλεονάσματα άνω
του 2% του ΑΕΠ και σταθερή μείωση του λόγου χρέους προς ΑΕΠ, γεγονός που ενισχύει την
βιωσιμότητα της οικονομίας. Ωστόσο, η στροφή προς ένα μοντέλο ανάπτυξης περισσότερο
βασισμένο στις εξαγωγές και τις επενδύσεις εξακολουθεί να εξελίσσεται. Οι μακροπρόθεσμες
προκλήσεις περιλαμβάνουν την -ακόμα υψηλή- εξάρτηση του ΑΕΠ από την κατανάλωση, ένα
μείγμα εξειδικεύσεων που κλίνει προς δραστηριότητες χαμηλής τεχνολογίας και χαμηλής
γνώσης, έλλειμμα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών και δυσμενείς δημογραφικές
προβλέψεις. Η βασική παράμετρος για την αντιμετώπιση όλων αυτών των ζητημάτων είναι ο
βαθμός επιτυχίας στην προσέλκυση επενδύσεων, όχι μόνο δημόσιων και ΣΔΙΤ, αλλά και
ιδιωτικών. Για την επίτευξη οικονομικής σύγκλισης, το μερίδιο των επενδύσεων στο ΑΕΠ θα
πρέπει, τουλάχιστον, να προσεγγίσει τον μέσο όρο της Ευρωζώνης του 22%, σε σύγκριση με
15% στο τέλος του 2023. Αυτό απαιτεί 8% πραγματική αύξηση των επενδύσεων ετησίως μέχρι
το τέλος της δεκαετίας, μια επίδοση που επετεύχθη τελευταία φορά τη δεκαετία του 1950.
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Επιπλέον, αυτές οι επενδύσεις θα πρέπει να περιλάβουν, πέρα από τον τουρισμό και τα
ακίνητα, και άλλους παραγωγικούς και τεχνολογικά προηγμένους τομείς, κατά προτίμηση
εξαγωγικούς, ώστε να γεφυρωθεί το χάσμα με τις εισαγωγές. Αυτός είναι ένας δύσκολος αλλά
εφικτός στόχος. Ωστόσο, για να τον πετύχει, η Ελλάδα πρέπει να τηρήσει τη φιλόδοξη ατζέντα
της για διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις που θα βελτιώσουν περαιτέρω το οικονομικό περιβάλλον.
Αυτές περιλαμβάνουν επιτάχυνση της δικαιοσύνης, ολοκλήρωση χρήσεων γης και χωροταξίας,
αύξηση της αποτελεσματικότητας της δημόσιας διοίκησης, εκσυγχρονισμό της εκπαίδευσης,
μείωση των φόρων στην παραγωγή και στους μισθούς και, γενικότερα, βελτίωση της ποιότητας
των θεσμών και του κράτους δικαίου. Η αφύπνιση της Ευρώπης στις νέες γεωοικονομικές
πραγματικότητες, θα δημιουργήσει ευκαιρίες για επενδύσεις στην τεχνολογία, την άμυνα και
την ενέργεια και η Ελλάδα πρέπει -και είναι σε θέση- να εκμεταλλευτεί αυτές τις εξελίξεις."
Ο κ. Filippo Taddei, Managing Director - Goldman Sachs International τόνισε στην παρουσίασή
του ότι αναμένει ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης Νότιας
Ευρώπης και της Ευρωζώνης το 2025. Οι προοπτικές για το 2025 για την Ευρώπη θα δεχθούν
πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ και κάποια αύξηση του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος θα κρατήσει την Ευρωζώνη μακριά από την ύφεση παρέχοντας, σύμφωνα με τις
προσδοκίες μας, αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,8% το επόμενο έτος. Εν τω μεταξύ, η ελληνική
οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Η αγορά εργασίας έχει το υψηλότερο ποσοστό
απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ, το οποίο εκτείνεται από τις υπηρεσίες έως τη
μεταποίηση. Όμως, σε αντίθεση με τις άλλες οικονομίες της περιοχής, η ανάκαμψη της
απασχόλησης στην Ελλάδα συνοδεύεται από μια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας
που επωφελείται από την άνω του μέσου όρου αύξηση των επενδύσεων. Κατά την άποψή
μου, η ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες ανάπτυξης μέχρι το επόμενο έτος,
με μια διευρυμένη ευκαιρία για συνεχή αύξηση των κεφαλαιακών δαπανών που εξακολουθούν
να είναι 5% του ΑΕΠ κάτω από το 2010. Η Ελλάδα βρίσκεται σε μια αρκετά μοναδική θέση για
τα επόμενα δύο χρόνια: μπορεί ακόμη να επωφεληθεί από την έκτακτη δημοσιονομική στήριξη
των ευρωπαϊκών προγραμμάτων που θα της επιτρέψει, ταυτόχρονα, να ενισχύσει τις
κεφαλαιουχικές δαπάνες και τις επενδύσεις διατηρώντας το δημοσιονομικό της έλλειμμα μεταξύ
των χαμηλότερων στη ζώνη του ευρώ. Η επέκταση της ανάκαμψης στις υπηρεσίες υψηλής
προστιθέμενης αξίας, ενώ η μεταποίηση συνεχίζει να βελτιώνεται, είναι η επόμενη πρόκληση
για την ελληνική οικονομία. Η ευρωπαϊκή δημοσιονομική στήριξη, η πολιτική σταθερότητα και η
δέσμευση για τη συνέχιση της αύξησης του μεριδίου του ελληνικού χρέους στην αγορά
διαμορφώνουν το μακροοικονομικό τοπίο για να κερδίσει η Ελλάδα μια πρόσθετη αναβάθμιση
της βαθμίδας στις επερχόμενες αξιολογήσεις."
Ο Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy - Piraeus Bank,
στα σχόλια του ανέφερε ότι η ελληνική οικονομία συνεχίζει να ξεπερνά τις ευρωπαϊκές
επιδόσεις παρά το γεγονός ότι λειτουργεί σε ένα περιβάλλον αυξανόμενων παγκόσμιων
πολιτικών και γεωπολιτικών κινδύνων. Τους κύριους μοχλούς της αναπτυξιακής αυτής
εξαίρεσης αποτελούν τόσο η ανάγκη να καλυφθεί ένα σημαντικό αναπτυξιακό κενό σε
συνδυασμό με την άφθονη χρηματοδότηση από ευρωπαϊκές πηγές όπως και η ανάγκη για
αύξηση της κατανάλωσης. Σύμφωνα με τον κ. Λεκκό βασικοί τομείς που επωφελούνται από
την ανάκαμψη αυτή είναι οι παραδοσιακοί τομείς όπως ο τουρισμός και τα ακίνητα οι οποίοι
όμως συνοδεύονται και από αναδυόμενες δυνάμεις όπως logistics, data centers & IT,
φαρμακευτικός κλάδος, ναυπηγοεπισκευή, έργα υποδομών και επεξεργασίας  τροφίμων. Όμως
ιδιαίτερης σημασίας είναι ο τομέας των ανανεώσιμων πηγών και πράσινης ενέργειας τόσο για
τον οικονομικό αντίκτυπο στην ελληνική οικονομία όσο και για τον στρατηγικό και γεωπολιτικό
του ρόλο."
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Το συνέδριο διοργανώθηκε: Σε Συνεργασία: New York Stock Exchange – NYSE & Athens
Exchange Group (ATHEX Group)
Υπό την Αιγίδα: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών
και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό. Το Συνέδριο
διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη συμμετοχή Κορυφαίων
Αμερικανών και Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών & Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών &
Ελληνικών Τραπεζών & Οργανισμών, Ανώτερων Κυβερνητικών Στελεχών  (4 Ελλήνων
Υπουργών),  19 Εισηγμένων Εταιριών, και 97 Κορυφαίων Ομιλητών. Το φετινό Φόρουμ ήταν
ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την
ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές
συνθήκες ρευστότητας. Το καθεστώς αυτό της αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για
σημαντικές εισροές ξένων κεφαλαίων, οι οποίες διευκολύνονται και από τις σημαντικές
προσπάθειες που έχουν γίνει στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Η
χώρα πλέον προσφέρει τη δυνατότητα για επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές,
τουρισμός & φιλοξενία, real estate, και ενέργεια. Η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, όντας στο
σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε
καθιερωμένες αγορές.
Το Συνέδριο άνοιξε, ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος
απευθύνθηκε στους επενδυτές με γραπτό μήνυμα που διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ.
Νικόλας Μπορνόζης.
Συμμετείχαν οι Υπουργοί Υποδομών & Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας - τ. Υπουργός
Οικονομικών, η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη Κεραμέως, ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος Παπαθανάσης, και
η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα.  Αλεξάνδρα Σδούκου.
Κυβερνητικοί Εκπρόσωποι: κα. Μαίρη Ψύλλα, Γενική Γραμματέας Φορολογικής Πολιτικής,
Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Ορέστης Καβαλάκης, Διοικητής της Ειδικής
Υπηρεσίας Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης, Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, κ. Δημήτριος Τσάκωνας, Γενικός Διευθυντής – Οργανισμός Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους, κ. Γιώργος Πιτσιλής, Διοικητής Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Εσόδων
(ΑΑΔΕ), και ο κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης, τ. Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας.
Την Αμερικάνικη Κυβέρνηση εκπροσώπησε : • H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the
Hellenic Republic - U.S. Embassy in Athens.
Την European Investment Bank εκπροσώπησε o κ. Γιάννης Τσακίρης, Vice President. 
Το Χρηματιστήριο Αθηνών εκπροσώπησε ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO - Athens Exchange
Group, (μέσω webcast),  και τo Enterprise Greece ο Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, CEO.
Το Συνέδριο στήριξαν με τη συμμετοχή τους εκπρόσωποι από τις μεγαλύτερες ελληνικές
τράπεζες: 
1) τις 4 συστημικές τράπεζες, Alpha Bank - Eurobank - Εθνική - Πειραιώς, 
2) την Attica Bank και την Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO), και 
3) από τις σημαντικότερες Global Investment Banks • Barclays • BNP Paribas • Goldman
Sachs International • Morgan Stanley • Nomura • AXIA Ventures Group.  
4) Σε ειδικό πάνελ συμμετείχαν ως ομιλητές εκπρόσωποι των: AXIA Ventures Group - Brook
Lane Capital - CVC Capital Partners  • Grifon Capital Advisors • Oaktree.
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19 Εισηγμένες Εταιρίες : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services &
Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens International
Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica
Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor
S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK
TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL
Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) • Metlen Energy &
Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) • Piraeus Financial
Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC
(ATH:TRASTOR).
Στο επίσημο μεσημεριανό γεύμα κεντρική ομιλία έκαναν : ο Υπουργός Υποδομών &
Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας, ο κ. Χρήστος Μεγάλου, Chief Executive Officer, Piraeus
Group, και η κα. Ελένη Βρεττού, CEO, Attica Bank. Εισαγωγικές ομιλίες έκαναν οι: κ. Chris
Taylor, Global Head of Listings – NYSE, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO - Athens Exchange
Group, και Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd. (NYSE: TEN);
Chairman, INTERTANKO 2014-2018. 
Το Συνέδριο έκλεισε τις εργασίες του με επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου
απονεμήθηκε το "2024 Capital Link Hellenic Leadership Award" στον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα,
Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
 συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας. 
Ο Δρ. Γιάννης Στουρνάρας πραγματοποίησε Κύρια Ομιλία. 
Το Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη
Νασίκα.
Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager -
Paulson & Co. 
"GREEK AMERICAN ISSUER DAY" στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
Στο πλαίσιο του "26ου Ετήσιου Capital Link Invest in Greece Forum”, το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης σε συνεργασία με την Capital Link διοργανώνεται για 20η συνεχή χρονιά, ειδική
εκδήλωση με τίτλο "GREEK AMERICAN ISSUER DAY" στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης,
τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών,
των Ελληνοαμερικανικών και των Ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης θα χτυπήσουν το "Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος
των εργασιών” της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange. 
ΝΙΚΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Πάνω από τις 1.460 μονάδες ο Γενικός Δείκτης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Εξαήμερο ράλι στο Χρηματιστήριο Αθηνών με τις τράπεζες ξανά στο «τιμόνι»
Κωνσταντίνα Δαλαμάνη
Η Λεωφόρος Αθηνών αγνοεί τη λέξη «πτώση» εντός του Δεκεμβρίου, διευρύνοντας το θετικό
σερί της για έκτη διαδοχική ημέρα. Οι τράπεζες έδωσαν ξανά τον ανοδικό «παλμό», με τη
μετοχή της ΕΤΕ να αναδεικνύεται σε μεγάλη πρωταγωνίστρια, επιστρέφοντας αρκετά πάνω
από την τιμή που έλαβε χώρα το πρόσφατο placement (7,55 ευρώ).
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Δευτέρας (9/12) ο Γενικός Δείκτης ενισχύθηκε κατά 8,44
μονάδες ή +0,58% και έκλεισε στις 1.464,96 μονάδες, κοντά στο υψηλό ημέρας των 1.465,15
μονάδων. Το χαμηλό ημέρας εντοπίστηκε στις 1.450,68 μονάδες. Πρόκειται για νέο υψηλό δύο
και πλέον μηνών, με αμέσως επόμενο υψηλότερο κλείσιμο να αποτελούν οι 1.468,70 μονάδες
της 27ης Σεπτεμβρίου. Με αυτό τον τρόπο, ο ΓΔ συμπλήρωσε έξι ημέρες σωρευτικών
κερδών +5,13%. Η απόδοσή του από την έναρξη της φετινής χρονιάς διαμορφώνεται
σε +13,29%.
Πέρα από την Εθνική Τράπεζα, οι αγοραστές έσπευσαν μαζικά στην HELLENiQ ENERGY,
στον απόηχο της απόκτησης του 50% της Elpedison έναντι 164 εκατ. ευρώ (πλέον
αναπροσαρμογών έως το ποσό των 31 εκατ. ευρώ). Ώθηση συνολικά στις τραπεζικές
μετοχές έδωσε η αύξηση των τιμών-στόχων από την JP Morgan. Μάλιστα, το rotation στις
συστημικές οδήγησε τον κλαδικό δείκτη πάνω από το ορόσημο των 1.300 μονάδων,
ανοίγοντας τον δρόμο προς τις φετινές κορυφές. Από την άλλη πλευρά, ισχυρές πιέσεις
δέχθηκε η Coca Cola, με τη μετοχή να οπισθοχωρεί κατά σχεδόν -2%.
Στο επίκεντρο η Scope και το συνέδριο της Capital Link
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια.
Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την Capital
Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών» δίνουν 23
εισηγμένες. Μήνυμα προς τους ξένους επενδυτές απηύθυνε ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης, τονίζοντας, μεταξύ άλλων, ότι η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε
καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς αποτελεί νέο ορόσημο συνολικά για την Ελλάδα.
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τις
πρόσφατες γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον αφορά την εγχώρια
αγορά, οι μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες χωρίς το δικαίωμα
στην επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η προσαρμοσμένη τιμή
εκκίνησης.
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The 26th Capital Link Invest in Greece Forum: Statement by Dr Tasos Anastasatos,
Chief Economist of the Eurobank Group
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
The 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, entitled, « nvest in Greece Forum
Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade», was held with great success and
participation, on Monday, December 9, 2024, at the Metropolitan Club in New York, in
cooperation with the New York Stock Exchange, the Athens Exchange Group (ATHEX Group),
and major Global Investment Banks & Organizations, and under the Auspices of the Consulate
General of Greece in New York and attracts over 1.000 delegates.
Dr Tasos Anastasatos,  Chief Economist of the Eurobank Group made the following Statement
for Capital Link, Invest in Greece Forum:
Amid an international economic environment characterized by geostrategic and economic
uncertainty, the Greek economy continues to outperform.
GDP growth rates are expected to remain around or above 2% in the medium term. The main
drivers of growth are investments from the Resilience and Recovery Fund and associated
growth-enhancing reforms; the good performance of tourism; the beneficial impact of
Investment Grade reclaim on investment attraction and cost of financing; the healthy state of
the Greek banking sector, which ensures ample financing of growth; and the outperformance of
public finances, with primary fiscal surpluses above 2% of GDP and steady decline of the
debt-to-GDP ratio, which strengthens perceptions of sustainability.
However, shift towards a more exports- and investment-driven model of growth is still
progressing. Long-term challenges include the -still high- reliance of GDP to consumption, a
mix of specializations skewed towards low-technology and low-knowledge activities, a current
account deficit and unfavorable demographic projections.
The key parameter for addressing all these issues is the degree of success in attracting
investment, not only public and PPPs, but also private.
For achieving economic convergence , the share of investments in GDP should, at a minimum,
approach the Eurozone average of 22%, compared to 15% at the end of 2023.
This requires an 8% real increase of investments annually by the end of the decade, a
performance last seen in the 1950s.
In addition, those investments should extend, beyond tourism and real estate, to other
productive and technologically advanced sectors, preferably exporting ones, for bridging the
gap with imports.
This is a challenging but feasible goal. Yet, to achieve it, Greece needs to adhere to its
ambitious agenda of structural reforms to further improve the economic environment.
These include acceleration of justice, completing land uses and zone planning, increasing the
efficiency of public administration, modernizing education, reducing taxes on production and
wages, and, more generally, improving the quality of institutions and the rule of law.
Europe’s awakening to new geo-economic realities, will create opportunities to invest in
technology, defense, and energy and Greece must -and is able to- take advantage of these
developments.
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Παπαθανάσης: Η Ελλάδα θα παραμείνει ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα θα παραμείνει ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές, υποστήριξε ο
αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας, από το βήμα του συνεδρίου 26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece - Speeding Ahead Post
Investment Upgrade», που πραγματοποιήθηκε σήμερα Δευτέρα στη Νέα Υόρκη σε συνεργασία
με το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, το Χρηματιστήριο Αθηνών και μεγάλες διεθνείς
τράπεζες και οργανισμούς.
«Η κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για να αντιμετωπίσει δομικά
προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την επιχειρηματικότητα, χωρίς
να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας μας, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα
ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη επενδύονται εκ νέου στην
κοινωνία», τόνισε ο Νίκος Παπαθανάσης.
«Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν
ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,
χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της
καινοτομίας», συμπλήρωσε ο ίδιος.
Τα ευρωπαϊκά κεφάλαια που προέρχονται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και το
ΕΣΠΑ 2021-2027 αποτελούν ένα κρίσιμο εργαλείο για τις προοπτικές ανάπτυξης της χώρας,
επισήμανε ο κ. Παπαθανάσης. Όπως σημείωσε, είναι έτοιμα να απελευθερώσουν τη δυναμική
της χώρας και να δημιουργήσουν πολλές θέσεις εργασίας. Αυτοί οι πόροι σηματοδοτούν την
αυγή μιας νέας εποχής ισχυρής και βιώσιμης ανάπτυξης, υποστηρίζοντας το στρατηγικό μας
σχέδιο μεταρρυθμίσεων, επενδύσεων ψηφιακού και πράσινου μετασχηματισμού και
αναβάθμισης δεξιοτήτων, καθώς και υποστηρίζοντας τις επιχειρήσεις να γίνουν πιο ανθεκτικές
και ανταγωνιστικές.
«Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες
που σχετίζονται με τον δίδυμο μετασχηματισμό (ψηφιακό και πράσινο). Το Ταμείο Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας έχει ισχυρή έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον
δίδυμο μετασχηματισμό, με δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών
πόρων σε μέτρα για κλιματικούς στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν
στους ψηφιακούς στόχους. Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την
ενίσχυση των ιδιωτικών επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται
αποκλειστικά στις επιχειρήσεις.
Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης μεταξύ του
κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός
προορισμός για ξένους επενδυτές.
Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας», κατέληξε ο αναπληρωτής υπουργός Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομίας.
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Παπαθανάσης: Η Ελλάδα θα παραμείνει ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα ευρωπαϊκά κεφάλαια που προέρχονται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και το
ΕΣΠΑ 2021-2027 αποτελούν ένα κρίσιμο εργαλείο για τις προοπτικές ανάπτυξης της χώρας,
επισήμανε ο κ. Παπαθανάσης
Η Ελλάδα θα παραμείνει ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές, υποστήριξε ο
αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας, από το βήμα του συνεδρίου 26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece - Speeding Ahead Post
Investment Upgrade», που πραγματοποιήθηκε σήμερα Δευτέρα στη Νέα Υόρκη σε συνεργασία
με το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, το Χρηματιστήριο Αθηνών και μεγάλες διεθνείς
τράπεζες και οργανισμούς.
«Η κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για να αντιμετωπίσει δομικά
προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την επιχειρηματικότητα, χωρίς
να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας μας, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα
ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη επενδύονται εκ νέου στην
κοινωνία», τόνισε ο Νίκος Παπαθανάσης.
«Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν
ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,
χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της
καινοτομίας», συμπλήρωσε ο ίδιος.
Τα ευρωπαϊκά κεφάλαια που προέρχονται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και το
ΕΣΠΑ 2021-2027 αποτελούν ένα κρίσιμο εργαλείο για τις προοπτικές ανάπτυξης της χώρας,
επισήμανε ο κ. Παπαθανάσης. Όπως σημείωσε, είναι έτοιμα να απελευθερώσουν τη δυναμική
της χώρας και να δημιουργήσουν πολλές θέσεις εργασίας. Αυτοί οι πόροι σηματοδοτούν την
αυγή μιας νέας εποχής ισχυρής και βιώσιμης ανάπτυξης, υποστηρίζοντας το στρατηγικό μας
σχέδιο μεταρρυθμίσεων, επενδύσεων ψηφιακού και πράσινου μετασχηματισμού και
αναβάθμισης δεξιοτήτων, καθώς και υποστηρίζοντας τις επιχειρήσεις να γίνουν πιο ανθεκτικές
και ανταγωνιστικές.
«Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες
που σχετίζονται με τον δίδυμο μετασχηματισμό (ψηφιακό και πράσινο). Το Ταμείο Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας έχει ισχυρή έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον
δίδυμο μετασχηματισμό, με δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών
πόρων σε μέτρα για κλιματικούς στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν
στους ψηφιακούς στόχους. Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την
ενίσχυση των ιδιωτικών επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται
αποκλειστικά στις επιχειρήσεις.
Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης μεταξύ του
κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός
προορισμός για ξένους επενδυτές. Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας», κατέληξε ο
αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας.
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Παπαθανάσης: Η Ελλάδα θα παραμείνει ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης», ανέφερε ο
αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας από τη Νέα Υόρκη.
Η Ελλάδα θα παραμείνει ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές, υποστήριξε ο
αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας, από το βήμα του συνεδρίου 26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece - Speeding Ahead Post
Investment Upgrade», που πραγματοποιήθηκε σήμερα Δευτέρα στη Νέα Υόρκη σε συνεργασία
με το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, το Χρηματιστήριο Αθηνών και μεγάλες διεθνείς
τράπεζες και οργανισμούς. «Η κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για
να αντιμετωπίσει δομικά προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την
επιχειρηματικότητα, χωρίς να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας μας,
διασφαλίζοντας ταυτόχρονα ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη
επενδύονται εκ νέου στην κοινωνία», τόνισε ο Νίκος Παπαθανάσης. «Ως αποτέλεσμα, η
Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν ιδιαίτερα ελκυστικό
επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες Επενδύσεις και η οικονομία
αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης, χάρη σε μια σημαντική
αύξηση των επενδύσεων , της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της καινοτομίας» ,
συμπλήρωσε ο ίδιος. Τα ευρωπαϊκά κεφάλαια που προέρχονται από το Ταμείο Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας και το ΕΣΠΑ 2021-2027 αποτελούν ένα κρίσιμο εργαλείο για τις προοπτικές
ανάπτυξης της χώρας, επισήμανε ο κ. Παπαθανάσης. Όπως σημείωσε, είναι έτοιμα να
απελευθερώσουν τη δυναμική της χώρας και να δημιουργήσουν πολλές θέσεις εργασίας. Αυτοί
οι πόροι σηματοδοτούν την αυγή μιας νέας εποχής ισχυρής και βιώσιμης ανάπτυξης,
υποστηρίζοντας το στρατηγικό μας σχέδιο μεταρρυθμίσεων, επενδύσεων ψηφιακού και
πράσινου μετασχηματισμού και αναβάθμισης δεξιοτήτων, καθώς και υποστηρίζοντας τις
επιχειρήσεις να γίνουν πιο ανθεκτικές και ανταγωνιστικές. «Οι επενδύσεις αποτελούν τους
κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες που σχετίζονται με τον δίδυμο
μετασχηματισμό (ψηφιακό και πράσινο). Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας έχει ισχυρή
έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον δίδυμο μετασχηματισμό, με
δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών πόρων σε μέτρα για κλιματικούς
στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν στους ψηφιακούς στόχους.
Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την ενίσχυση των ιδιωτικών
επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού , απευθύνεται αποκλειστικά στις
επιχειρήσεις. Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης
μεταξύ του κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ
ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές. Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας» ,
κατέληξε ο αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομίας.
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Χρηματιστήριο: Συνεχίζεται το ανοδικό σερί με οδηγό τις τράπεζες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Αύριο Τρίτη συμπληρώνεται το πρώτο 10ήμερο του Δεκεμβρίου και το Χρηματιστήριο Αθηνών
δεν έχει δει ούτε μία φορά το αρνητικό πρόσημο με τα σωρευτικά κέρδη του δείκτη 5,10%. Ο
τραπεζικός κλάδος αποδεικνύεται πρωταγωνιστής με απόδοση μέχρι σήμερα 13,32%!
Πλέον οι αναλυτές, αλλά και οι επαγγελματίες του χώρου έχουν βάσιμες ελπίδες για να
ισχυριστούν ότι η τάση αλλάζει αν και έρχονται κάποιες αντιστάσεις στη ζώνη των 1.473
μονάδων και 1.485 μονάδων. Εφόσον το ενδιαφέρον είναι έμπρακτο και από το οικονομικό
φόρουμ της Capital Link που πραγματοποιείται σήμερα και αύριο στη Νέα Υόρκη, όπως ήταν
στο Λονδίνο στο  roadshow της Morgan Stanley, δεν αποκλείεται να δούμε συνέχιση του καλού
κλίματος στην αγορά μέχρι το τέλος της χρονιάς, σχολιάζουν οι χρηματιστές.
Κέρδη 0,58% για τον Γενικό Δείκτη στο Χρηματιστήριο Αθηνών, στις 1.464 μονάδες και
συναλλαγές 143,5 εκατ. ευρώ, με την αγορά να έχει στραμμένη την προσοχή της στη
συνεδρίαση της ΕΚΤ την προσεχή Πέμπτη και με τους αναλυτές να προεξοφλούν κατ’ αρχήν
μείωση 0,25% στο βασικό επιτόκιο του ευρώ χωρίς να αποκλείουν και το 0,50%. Στα «ψιλά»
περνούν οι εξελίξεις στη Συρία και δίνουν πίστωση χρόνου στο πως θα χειριστεί την διεθνή
ατζέντα της χώρας η αντιπολίτευση που ήρθε στα πράγματα μετά την πτώση του καθεστώτος
Άσαντ.
Διόρθωση αυτή την ώρα στη Wall, με τον S&P να υποχωρεί 0,34%. Αντιθέτως, ανοδικά
κινούνται τα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, ενώ άνοδο +1,75% για την αγορά της Κων/λης με τους
επενδυτές να ποντάρουν στον πρώτο λόγο που θα έχει η χώρα τους στην ανοικοδόμηση της
Συρίας.
Το rotation των πρωταγωνιστών που ηγούνται της ανόδου στο χρηματιστήριο της Αθήνας
συνεχίστηκε και σήμερα δίνοντας το 6Χ6 στον γενικό δείκτη. Σήμερα ήταν η σειρά της Εθνικής,
η μετοχή της οποίας απογειώθηκε 3,83%, στα 7,74 ευρώ, σχεδόν είκοσι σεντς πάνω από την
τιμή του placement με εντυπωσιακό όγκο 5,5 εκατ. τεμαχίων! Κλείσιμο σε νέα υψηλά για φέτος
η Eurobank στα 2,25 ευρώ και 7,7 εκατ. κομμάτια, ενώ πάνω από 1,1% η άνοδος για την
Πειραιώς, που πάτησε τα 3,91 ευρώ με 4,8 εκατ. κομμάτια.
Υποτονικότερη η αντίδραση 0,33% για την Alpha, αλλά με σημαντικό όγκο, 9,047 εκατ.
κομμάτια και κλείσιμο στο 1,648 ευρώ. Ισχυρή άνοδο 1,86% έβγαλε ο Μυτιληναίος, στα 32,86
ευρώ με 191 χιλιάδες κομμάτια, +1,29% η Motor Oil που δεν έχει διαφύγει του τεχνικού
κινδύνου, όσο βρίσκεται κάτω από τα 22 ευρώ, όπως ισχυρίζονται οι αναλυτές. Κλείσιμο στα
20,40 ευρώ με 154 χιλιάδες τεμάχια. Ισχυρή αντίδραση 3,41% έβγαλαν τα ΕΛΠΕ μετά την
απόκτηση και του υπόλοιπου ποσοστού της Elpedison, ενώ ανοίγει ο δρόμος για
νέο placement μέσα στο 2025. Στα 7,135 ευρώ η μετοχή με 218 χιλιάδες όγκο. Πάνω από
2,2% η άνο0δος για την Ελλάκτωρ, στα 11,93 ευρώ η ΔΕΗ, πάνω από 2,2% αντίδραση για την
Βιοχάλκο και +1,29% η μετοχή της Aegean. Με +4,4% η μετοχή της Τράπεζας Ελλάδος στα
14,20 ευρώ και +2,29% η μετοχή της Lamda.
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Εξαήμερο ράλι στο Χρηματιστήριο Αθηνών με τις τράπεζες ξανά στο «τιμόνι»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η
Λεωφόρος Αθηνών
αγνοεί τη λέξη «πτώση» εντός του Δεκεμβρίου, διευρύνοντας το θετικό σερί της για έκτη
διαδοχική ημέρα. Οι τράπεζες έδωσαν ξανά τον ανοδικό «παλμό», με τη μετοχή της
ΕΤΕ
να αναδεικνύεται σε μεγάλη πρωταγωνίστρια, επιστρέφοντας πάνω από την τιμή που έλαβε
χώρα το πρόσφατο placement (7,55 ευρώ).
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Δευτέρας (9/12) ο
Γενικός Δείκτης
ενισχύθηκε κατά 8,44 μονάδες ή 0,58% και έκλεισε στις 1.464,96 μονάδες, κοντά στο υψηλό
ημέρας των 1.465,15 μονάδων. Το χαμηλό ημέρας εντοπίστηκε στις 1.450,68 μονάδες.
Πρόκειται για νέο υψηλό δύο και πλέον μηνών, με το αμέσως επόμενο υψηλότερο κλείσιμο να
είναι οι 1.468,70 μονάδες της 27ης Σεπτεμβρίου. Με αυτό τον τρόπο, ο ΓΔ συμπλήρωσε έξι
ημέρες σωρευτικών κερδών 5,13%. Η απόδοσή του από την έναρξη της φετινής χρονιάς
διαμορφώνεται σε 13,29%.
Πέρα από την Εθνική Τράπεζα, οι αγοραστές έσπευσαν μαζικά στην HELLENiQ ENERGY,
στον απόηχο της απόκτησης του 50% της Elpedison έναντι 164 εκατ. ευρώ (πλέον
αναπροσαρμογών έως το ποσό των 31 εκατ. ευρώ). Ώθηση συνολικά στις τραπεζικές μετοχές
έδωσε η αύξηση των τιμών-στόχων από την JP Morgan. Μάλιστα, το rotation στις συστημικές
οδήγησε τον κλαδικό δείκτη στις παρυφές των 1.300 μονάδων, ανοίγοντας τον δρόμο προς τις
φετινές κορυφές. Από την άλλη πλευρά, ισχυρές πιέσεις δέχθηκε η Coca Cola, με τη μετοχή να
οπισθοχωρεί κατά σχεδόν -2%.
Στο επίκεντρο η Scope και το συνέδριο της Capital Link
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια.
Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την Capital
Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών» δίνουν 23
εισηγμένες. Μήνυμα προς τους ξένους επενδυτές απηύθυνε ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης, τονίζοντας, μεταξύ άλλων, ότι η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε
καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς αποτελεί νέο ορόσημο συνολικά για την Ελλάδα.
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τις πρόσφατες
γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον αφορά την εγχώρια αγορά, οι
μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες χωρίς το δικαίωμα στην
επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η προσαρμοσμένη τιμή
εκκίνησης.
Η εικόνα στα διεθνή χρηματιστήρια
Σε θετικό έδαφος κινούνται σήμερα τα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να
διαπραγματεύεται στο 0,4% και τις 522 μονάδες. Κέρδη 0,2% για τον γερμανικό DAX, ο οποίος
οδεύει προς νέο ιστορικό υψηλό, ενώ ο γαλλικός CAC 40 κινείται υψηλότερα κατά 1,1% παρά
την κατάσταση ακυβερνησίας που επικρατεί στη χώρα. Στην ετυμηγορία της ΕΚΤ την ερχόμενη
Πέμπτη εστιάζουν οι traders, με την κεντρική τράπεζα να αναμένεται ότι θα μειώσει το βασικό
επιτόκιο κατά 25 μονάδες βάσης, στο 3%.
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Μεικτή η εικόνα στα κυριότερα χρηματιστήρια της Ασίας. Θετικά πρόσημα για τους δείκτες σε
Χονγκ Κονγκ ( 2,76%), Ιαπωνία και Αυστραλία, αρνητικά για τους αντίστοιχους στην Κίνα.
«Βουτιά» -2,8% σημείωσε ο Kospi στη Νότια Κορέα, εν μέσω πολιτικής αναταραχής στη χώρα.
Διαβάστε περισσότερα οικονομικά νέα στο
--.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Παραιτήθηκε ο Αλέξης Πατέλης από διευθυντής του οικονομικού γραφείου του πρωθυπουργού
Η νέα πολυτελής ζωή της οικογένειας Άσαντ: Η τεράστια περιουσία και τα διαμερίσματα στον
ουρανοξύστη της ρωσικής ελίτ
Ματούλα Ζαμάνη: Έχω βάλει πολλά ρούχα σήμερα για να μπορώ να βγάλω ακόμη
περισσότερα
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Σε ανοδική τροχιά το Χρηματιστήριο Αθηνών-Ξανά στην πρώτη γραμμή οι τράπεζες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Γενικός Δείκτης ενισχύθηκε κατά 8,44 μονάδες ή +0,58% και έκλεισε στις 1.464,96 μονάδες
Το Χρηματιστήριο Αθηνών, βρίσκεται σε ανοδική πορεία εντός του Δεκεμβρίου, διευρύνοντας
το θετικό σερί της για έκτη συνεχόμενη ημέρα. Πιο συγκεκριμένα, οι τράπεζες έδωσαν ξανά τον
ανοδικό «παλμό», με τη μετοχή της ΕΤΕ να αναδεικνύεται σε μεγάλη πρωταγωνίστρια,
επιστρέφοντας πάνω από την τιμή που έλαβε χώρα το πρόσφατο placement (7,55 ευρώ).
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Δευτέρας (9/12) ο Γενικός Δείκτης ενισχύθηκε κατά 8,44
μονάδες ή +0,58% και έκλεισε στις 1.464,96 μονάδες, κοντά στο υψηλό ημέρας των 1.465,15
μονάδων. Το χαμηλό ημέρας εντοπίστηκε στις 1.450,68 μονάδες. Πρόκειται για νέο υψηλό δύο
και πλέον μηνών, με το αμέσως επόμενο υψηλότερο κλείσιμο να είναι οι 1.468,70 μονάδες της
27ης Σεπτεμβρίου. Με αυτό τον τρόπο, ο ΓΔ συμπλήρωσε έξι ημέρες σωρευτικών κερδών
+5,13%. Η απόδοσή του από την έναρξη της φετινής χρονιάς διαμορφώνεται σε +13,29%.
Πέρα από την Εθνική Τράπεζα, οι αγοραστές έσπευσαν μαζικά στην HELLENiQ ENERGY,
στον απόηχο της απόκτησης του 50% της Elpedison έναντι 164 εκατ. ευρώ (πλέον
αναπροσαρμογών έως το ποσό των 31 εκατ. ευρώ). Ώθηση συνολικά στις τραπεζικές μετοχές
έδωσε η αύξηση των τιμών-στόχων από την JP Morgan. Μάλιστα, το rotation στις συστημικές
οδήγησε τον κλαδικό δείκτη στις παρυφές των 1.300 μονάδων, ανοίγοντας τον δρόμο προς τις
φετινές κορυφές. Από την άλλη πλευρά, ισχυρές πιέσεις δέχθηκε η Coca Cola, με τη μετοχή να
οπισθοχωρεί κατά σχεδόν -2%.
 
Στο επίκεντρο η Scope και το συνέδριο της Capital Link
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια.
Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την Capital
Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών» δίνουν 23
εισηγμένες. Μήνυμα προς τους ξένους επενδυτές απηύθυνε ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης, τονίζοντας, μεταξύ άλλων, ότι η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε
καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς αποτελεί νέο ορόσημο συνολικά για την Ελλάδα.
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τις πρόσφατες
γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον αφορά την εγχώρια αγορά, οι
μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες χωρίς το δικαίωμα στην
επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η προσαρμοσμένη τιμή
εκκίνησης.
 
Η εικόνα στα διεθνή χρηματιστήρια
Στη Wall Street νέα ρεκόρ «χτύπησαν» ο S&P 500 και ο Nasdaq, με τον πρώτο να οδεύει προς
την καλύτερη ετήσια επίδοση από το 2019. Ήπια πτωτικά ξεκίνησε η σημερινή συνεδρίαση, με
εξαίρεση τον Dow Jones, με το βλέμμα στα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή Νοεμβρίου στις
ΗΠΑ (ανακοινώνονται την ερχόμενη Τετάρτη).
Σε θετικό έδαφος κινούνται σήμερα τα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να
διαπραγματεύεται στο +0,4% και τις 522 μονάδες. Κέρδη +0,2% για τον γερμανικό DAX, ο
οποίος οδεύει προς νέο ιστορικό υψηλό, ενώ ο γαλλικός CAC 40 κινείται υψηλότερα κατά
+1,1% παρά την κατάσταση ακυβερνησίας που επικρατεί στη χώρα. Στην ετυμηγορία της ΕΚΤ
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την ερχόμενη Πέμπτη εστιάζουν οι traders, με την κεντρική τράπεζα να αναμένεται ότι θα
μειώσει το βασικό επιτόκιο κατά 25 μονάδες βάσης, στο 3%.
Μεικτή η εικόνα στα κυριότερα χρηματιστήρια της Ασίας. Θετικά πρόσημα για τους δείκτες σε
Χονγκ Κονγκ (+2,76%), Ιαπωνία και Αυστραλία, αρνητικά για τους αντίστοιχους στην Κίνα.
«Βουτιά» -2,8% σημείωσε ο Kospi στη Νότια Κορέα, εν μέσω πολιτικής αναταραχής στη χώρα.
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Χρηματιστήριο: Πάνω από την τιμή του placement η ETE, νέο υψηλό η Eurobank και
6X6 o δείκτης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το rotation των πρωταγωνιστών που ηγούνται της ανόδου στο χρηματιστήριο της Αθήνας
συνεχίστηκε και σήμερα δίνοντας το 6Χ6 στον γενικό δείκτη. Σήμερα ήταν η σειρά της Εθνικής,
η μετοχή της οποίας απογειώθηκε 3,83%, στα 7,74 ευρώ, σχεδόν είκοσι σεντς πάνω από την
τιμή του placement με εντυπωσιακό όγκο 5,5 εκατ. τεμαχίων!1 Κλείσιμο σε νέα υψηλά για
φέτος η Eurobank […]
Στ. Κ. Χαρίτος Το rotation των πρωταγωνιστών που ηγούνται της ανόδου στο χρηματιστήριο
της Αθήνας συνεχίστηκε και σήμερα δίνοντας το 6Χ6 στον γενικό δείκτη.
Σήμερα ήταν η σειρά της Εθνικής, η μετοχή της οποίας απογειώθηκε 3,83%, στα 7,74 ευρώ,
σχεδόν είκοσι σεντς πάνω από την τιμή του placement με εντυπωσιακό όγκο 5,5 εκατ.
τεμαχίων!
Κλείσιμο σε νέα υψηλά για φέτος η Eurobank στα 2,25 ευρώ και 7,7 εκατ. κομμάτια, ενώ πάνω
από 1,1% η άνοδος για την Πειραιώς, που πάτησε τα 3,91 ευρώ με 4,8 εκατ. κομμάτια.
Υποτονικότερη η αντίδραση 0,33% για την Άλφα, αλλά με σημαντικό όγκο, 9,047 εκατ.
κομμάτια και κλείσιμο στο 1,648 ευρώ. Ισχυρή άνοδο 1,86% έβγαλε ο Μυτιληναίος, στα 32,86
ευρώ με 191 χιλιάδες κομμάτια, +1,29% η Μότορ Όιλ που δεν έχει διαφύγει του τεχνικού
κινδύνου, όσο βρίσκεται κάτω από τα 22 ευρώ, όπως ισχυρίζονται οι αναλυτές.
Κλείσιμο στα 20,40 ευρώ με 154 χιλιάδες τεμάχια. Ισχυρή αντίδραση 3,41% έβγαλαν τα ΕΛΠΕ
μετά την απόκτηση και του υπολοίπου ποσοστού της Elpedison, ενώ ανοίγει ο δρόμος για νέο
placement μέσα στο 2025. Στα 7,135 ευρώ η μετοχή με 218 χιλιάδες όγκο.
Πάνω από 2,2% η άνο0δος για την Ελλάκτωρ, στα 11,93 ευρώ η ΔΕΗ, πάνω από 2,2%
αντίδραση για την Βιοχάλκο και +1,29% η μετοχή της Aegean.
Με +4,4% η μετοχή της Τράπεζας Ελλάδος στα 14,20 ευρώ και +2,29% η μετοχή της Lamda.
Η αγορά δεν έχει δει ούτε μία φορά το αρνητικό πρόσημο με τα σωρευτικά κέρδη του δείκτη
5,10%.
Ο τραπεζικός κλάδος αποδεικνύεται πρωταγωνιστής με απόδοση μέχρι σήμερα 13,32%!
Πλέον οι αναλυτές, αλλά και οι επαγγελματίες του χώρου έχουν βάσιμες ελπίδες για να
ισχυριστούν ότι η τάση αλλάζει αν και έρχονται κάποιες αντιστάσεις στη ζώνη των 1.473
μονάδων και 1.485 μονάδων.
Εφόσον το ενδιαφέρον είναι έμπρακτο και από το οικονομικό φόρουμ της Capital Link που
πραγματοποιείται σήμερα και αύριο στη Νέα Υόρκη, όπως ήταν στο Λονδίνο στο
 roadshow της Morgan Stanley, δεν αποκλείεται να δούμε συνέχιση του καλού κλίματος στην
αγορά μέχρι το τέλος της χρονιάς, σχολιάζουν οι χρηματιστές
. Κέρδη 0,58% για τον γενικό δείκτη του Χ.Α., στις 1.464 μονάδες και συναλλαγές 143,5 εκατ.
ευρώ, με την αγορά να έχει στραμμένη την προσοχή της στη συνεδρίαση της ΕΚΤ την προσεχή
Πέμπτη και με τους αναλυτές να προεξοφλούν κατ’ αρχήν μείωση 0,25% στο βασικό επιτόκιο
του ευρώ χωρίς να αποκλείουν και το 0,50%.
Στα «ψιλά» περνούν οι εξελίξεις στη Συρία και δίνουν πίστωση χρόνου στο πως θα χειριστεί
την διεθνή ατζέντα της χώρας η αντιπολίτευση που ήρθε στα πράγματα μετά την πτώση του
καθεστώτος Άσαντ.
Διόρθωση αυτή την ώρα στη Wall, με τον S&P να υποχωρεί 0,34%.
Αντιθέτως, ανοδικά κινούνται τα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, ενώ άνοδο +1,75% για την αγορά
της Κων/λης με τους επενδυτές να ποντάρουν στον πρώτο λόγο που θα έχει η χώρα τους στην
αγορά.
Διαβάστε επίσης
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Sergio Ermotti (UBS): Δασμοί και γεωπολιτική μπορεί να κλονίσουν τις αγορές το 2025
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«Προχωρούμε με σοβαρό σχεδιασμό»: H υφ. Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Αλεξάνδρα
Σδούκου στον «Ε.Κ.»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Του Βασίλη Κουτσίλα
ΑΘΗΝΑ. Στη Νέα Υόρκη προκειμένου να συμμετάσχει στο  26ο ετήσιο Forum «Greece –
Speeding Ahead post Investment Upgrade» του Capital Link μετέβη η υφυπουργός
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου και με αφορμή τη συμμετοχή της σε αυτό το
σημαντικό επενδυτικό φόρουμ για την Ελλάδα παραχώρησε, προτού αναχωρήσει από Αθήνα,
συνέντευξη στον «Εθνικό Κήρυκα» («Ε.Κ.»). H κ. Σδούκου, μεταξύ άλλων, μίλησε για τους
βασικούς πυλώνες της ενεργειακής πολιτικής της χώρας, για το σχέδιο υλοποίησης των
υπεράκτιων αιολικών πάρκων, αλλά και για την πιθανή αξιοποίηση των ελληνικών
κοιτασμάτων φυσικού αερίου.
Αναλυτικά η συνέντευξη έχει ως εξής:
«Ε.Κ.»: Στην παρούσα φάση ποιοι είναι οι βασικοί πυλώνες της ενεργειακής πολιτικής της
χώρας;
Αλεξάνδρα Σδούκου: Εντός του 2024 αναθεωρήθηκε ο οδικός μας χάρτης προς το «net zero»,
δηλαδή το Εθνικό Σχέδιο για την Ενέργεια και το Κλίμα (ΕΣΕΚ). Φροντίσαμε ώστε να είναι
σύμφωνο με βάση τις νέες συνθήκες που παρατηρούνται στην Ευρώπη και διεθνώς, αλλά
φυσικά και με βάση τις ανάγκες που έχουμε ως κοινωνία.
Το νέο σχέδιο, λοιπόν, διατηρεί ανέπαφη την κλιματική του φιλοδοξία, καθώς από το 55%
σήμερα οι Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας (ΑΠΕ) προβλέπεται να φτάσουν στο 80% ώς το 2030
στην παραγωγή ηλεκτρισμού. Αντίστοιχα, θα προσθέσουμε στη «φαρέτρα» μας την
αποθήκευση Ενέργειας, τα υπεράκτια αιολικά και σταδιακά το πράσινο υδρογόνο ώς τα τέλη
της δεκαετίας.
Η συνταγή είναι ότι θα επενδύουμε μονάχα σε αποδεδειγμένες και ώριμες τεχνολογίες για να
αποφύγουμε το υψηλό κόστος για τον Ελληνα καταναλωτή. Σταδιακά μετά το 2030 θα
προστεθούν και νέες αναδυόμενες τεχνολογικές λύσεις, όπως είναι τα συνθετικά καύσιμα, που
θα επιτρέψουν την απανθρακοποίηση δύσκολων τομέων της Οικονομίας, για παράδειγμα στη
Βιομηχανία και τη Ναυτιλία.
Ταυτόχρονα, δίνουμε μεγάλη έμφαση στην ενεργειακή αποδοτικότητα μέσω των
προγραμμάτων «Εξοικονομώ» ώστε το κτιριακό απόθεμα της χώρας να εκσυγχρονιστεί διότι
αποτελεί σημαντική πηγή εκπομπών και κατανάλωσης. Την ίδια προσπάθεια κάνουμε και στις
μεταφορές, όπου προσφέρουμε άφθονα κίνητρα για την προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Δεν θα πρέπει να ξεχνάμε επίσης τις πρώην λιγνιτικές περιοχές και τα νησιά, όπου γίνονται
μεγάλες προσπάθειες για την ενεργειακή τους μετάβαση αξιοποιώντας ευρωπαϊκά και εθνικά
κεφάλαια ύψους πολλών δισ. ευρώ.
«Ε.Κ.»: Μπορεί η χώρα να έχει βάσιμες προσδοκίες ότι θα αποκτήσει ενεργειακή αυτονομία
μόνο με Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας; Και αν ναι, πότε μπορεί να συμβεί κάτι τέτοιο;
Αλεξάνδρα Σδούκου: Είναι προφανές ότι κάτι τέτοιο δεν είναι εφικτό στα αμέσως επόμενα
χρόνια. Προκειμένου οι ΑΠΕ να μπορέσουν να σηκώσουν πλήρως το βάρος από τα ορυκτά
καύσιμα θα χρειαστούν, επίσης, επαρκής ανάπτυξη των δικτύων, διεθνείς διασυνδέσεις και
αποθήκευση Ενέργειας. Είναι, λοιπόν, μια σταδιακή διαδικασία όπου η συμμετοχή ρυπογόνων
και ακριβών πηγών στο ενεργειακό μας μείγμα θα μειώνεται όσο περνάει ο χρόνος. Πάντως, τα
αποτελέσματα θα αρχίσουν να γίνονται αισθητά ήδη πριν το τέλος της δεκαετίας που
διανύουμε.
Στο μεταξύ, αναγνωρίζουμε το ρόλο του φυσικού αερίου ως καύσιμο-γέφυρα, το οποίο
προσφέρει μειωμένους ρύπους σε σύγκριση με τον άνθρακα. Η χώρα μας φρόντισε εγκαίρως
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να εξασφαλιστεί στο φυσικό αέριο, υλοποιώντας πολύτιμες υποδομές όπως τα δύο τερματικά
LNG σε Ρεβυθούσα και Αλεξανδρούπολη, καθώς και ένα εκτενές δίκτυο εσωτερικών και
διεθνών αγωγών, όπως ο αγωγός IGB.
Το αποτέλεσμα είναι ότι σήμερα η Ελλάδα όχι μόνο δεν ανησυχεί όσο άλλα κράτη για πιθανές
διακοπές τροφοδοσίας, αλλά είναι σε θέση να συνδράμει και τις γειτονικές της χώρες όταν
αντιμετωπίζουν πρόβλημα. Αυτό έγινε φανερό κατά την διάρκεια της κρίσης και συνεχίζει να
ισχύει και σήμερα.
Απαντάμε, λοιπόν, στις όποιες εξωγενείς αβεβαιότητες με ένα σοβαρό σχεδιασμό που δεν
αφήνει τίποτα στην τύχη, ώστε νοικοκυριά και επιχειρήσεις να έχουν την Ενέργεια που
χρειάζονται. Ενας σχεδιασμός, που υλοποιείται βήμα-βήμα από την κυβέρνησή μας υπό την
ηγεσία του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη για να αλλάξουν τα πράγματα στην
Ελλάδα και να μπορούν οι πολίτες της χώρας να απολαύσουν τα οφέλη της ενεργειακής
μετάβασης.
«Ε.Κ.»: Mε τα υπεράκτια αιολικά πάρκα τι γίνεται; Τα εμπόδια για την υλοποίησή τους θα
ξεπεραστούν;
Αλεξάνδρα Σδούκου: Τα υπεράκτια αιολικά προσφέρουν ορισμένα σημαντικά συγκριτικά
πλεονεκτήματα. Καταρχήν, δεν δεσμεύουν πολύτιμο χώρο στην ξηρά, ενώ η μεγάλη τους
κλίμακα σημαίνει ότι μπορούν να λειτουργούν περισσότερο ως παραδοσιακές μονάδες
ηλεκτροπαραγωγής, παρά στοχαστικά. Ετσι το εθνικό σύστημα θα αποκτήσει ένα στιβαρό
πυλώνα που δεν διαθέτει σήμερα. Ενδεικτικά, στοχεύουμε σε ισχύ 1,9 GW υπεράκτιων
αιολικών ως τις αρχές της επόμενης δεκαετίας, με προοπτική να την αυξήσουμε περαιτέρω στη
συνέχεια. Στην παρούσα φάση έχουμε ολοκληρώσει την κατάρτιση του Εθνικού Προγράμματος
Ανάπτυξης Υπεράκτιων Αιολικών και τις πρώτες μελέτες. Η ΕΔΕΥΕΠ εντόπισε τις πιο
υποσχόμενες θαλάσσιες ζώνες και προχωρούν τα επόμενα βήματα, πάντα σε συνεργασία με
τους τοπικούς φορείς. Η μέχρι τώρα εμπειρία έδειξε ότι η συνεργασία με τις τοπικές αρχές ήταν
εξαιρετική και οδήγησε στις κατάλληλες προσαρμογές. Θεωρώ ότι σε μερικά χρόνια από
σήμερα, όταν λειτουργήσουν τα πρώτα έργα, θα διαπιστώσουν όλοι οι συμπολίτες μας τα
οφέλη των θαλάσσιων αιολικών.
«Ε.Κ.»: Τα ελληνικά κοιτάσματα φυσικού αερίου μπορούν να αξιοποιηθούν; Αν ναι, πότε
μπορεί να γίνει αυτό;
Η εκμετάλλευση του ορυκτού πλούτου της χώρας μέσω της έρευνας υδρογονανθράκων
αποτελεί ακόμη μια κρίσιμη εθνική προσπάθεια. Οι εταιρείες που έχουν αποκτήσει τα σχετικά
δικαιώματα προχωρούν με τα σχέδιά τους και ελπίζουμε σε ένα θετικό αποτέλεσμα.
Αλλωστε, μιλάμε για τους κορυφαίους εγχώριους και ξένους ομίλους του κλάδου που με την
εμπειρία και τις δυνατότητές τους εξασφαλίζουν τις βέλτιστες πιθανότητες για το όλο εγχείρημα.
Στην περίπτωση των ερευνών ανατολικά και νοτιοανατολικά της Κρήτης, η επενδυτική
απόφαση για ερευνητικές γεωτρήσεις αναμένεται να ληφθεί από τις εταιρείες εντός του 2025,
άρα το νέο έτος ενδέχεται να φέρει ενδιαφέρουσες εξελίξεις.
Εφόσον οι γεωτρήσεις αυτές γίνουν και φανερώσουν εκμεταλλεύσιμες ποσότητες, τότε θα
περάσουμε στο επόμενο στάδιο που είναι η εμπορική εκμετάλλευση. Οσον αφορά το
χρονοδιάγραμμα, η διεθνής εμπειρία δείχνει ότι θα διαρκέσει μερικά έτη, όμως υπάρχουν
ιδιαιτερότητες στην κάθε περιοχή που τις γνωρίζουν καλύτερα από όλους οι πετρελαϊκές.
«Ε.Κ.»: Ηλεκτροκίνηση στην Ελλάδα: Σε τι φάση βρισκόμαστε και τι προσδοκίες έχουμε;
Η ηλεκτροκίνηση είναι αλήθεια πως δυσκολεύτηκε να πάρει μπρος στη χώρα μας, όμως
τελευταία έχουμε πολύ ενθαρρυντικές εξελίξεις. Το φετινό Νοέμβριο το μερίδιο των αμιγώς
ηλεκτρικών (BEV) ή επαναφορτιζόμενων ηλεκτρικών (PHEV) αυξήθηκε στο 17,3% των νέων
πωλήσεων από 13,7% ένα χρόνο νωρίτερα.
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Η Πολιτεία προσφέρει γενναία κίνητρα, όπως μια επιδότηση που φτάνει έως τα 9.000 ευρώ και
φορολογικές ελαφρύνσεις, που καθιστούν την επιλογή ενός ηλεκτρικού οχήματος πιο εύκολη
υπόθεση.
Να θυμίσω ότι στόχος του ΕΣΕΚ είναι το ένα στα τρία νέα αυτοκίνητα να είναι ηλεκτρικό το
2030 και πιστεύω ότι βρισκόμαστε σε καλό δρόμο πλέον για να το πετύχουμε. Σύμμαχοι στην
προσπάθειά μας είναι η πρόοδος της τεχνολογίας, η πτώση των τιμών των ηλεκτρικών
αυτοκινήτων και ο ανταγωνισμός που παρατηρείται στη συγκεκριμένη αγορά ανάμεσα στους
κατασκευαστές.
«Ε.Κ.»: Για τη μείωση του ενεργειακού κόστους που στην Ελλάδα παραμένει υψηλό, τι μπορεί
να γίνει;
Αλεξάνδρα Σδούκου: Η κυβέρνηση έχει ως κεντρικό στόχο της ενεργειακής της πολιτικής τη
μείωση του κόστους. Δεν υπάρχει αμφιβολία ότι τόσο το φυσικό αέριο, όσο και ο ηλεκτρισμός
στοιχίζουν σήμερα παραπάνω από ότι κόστιζαν προ της ενεργειακής κρίσης του 2022-23.
Προκειμένου να προστατεύσουμε τον καταναλωτή, έχουμε εφαρμόσει μια ολόκληρη γκάμα από
μέτρα. Καταρχήν σε βραχυπρόθεσμο ορίζοντα προσφέρουμε επιδοτήσεις στα νοικοκυριά
όποτε υπάρχουν χρονικές περίοδοι με εξάρσεις των τιμών. Αυτό χρειάστηκε πρώτα το φετινό
καλοκαίρι και ξανά αυτό το Δεκέμβριο λόγω της έκρυθμης κατάστασης στην ευρύτερη αγορά
της ΝΑ Ευρώπης. Μάλιστα, οι πόροι για τις επιδοτήσεις θα καλυφθούν από φορολογήσεις της
ηλεκτροπαραγωγής και όχι από τον προϋπολογισμό.
Κοιτάζοντας ακόμη πιο πέρα, η ελληνική κυβέρνηση μαζί με τις αντίστοιχες της Βουλγαρίας και
της Ρουμανίας ξεκίνησε μια συζήτηση με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Καταδείξαμε τους
παράγοντες που καθιστούν ανώμαλη τη λειτουργία της ενιαίας αγοράς στην περιοχή της ΝΑ
Ευρώπης, κάτι που επηρεάζει δυσανάλογα τους καταναλωτές μας σε σύγκριση με τους
υπόλοιπους Ευρωπαίους.
Εντός του 2025 η συζήτηση αυτή θα επεκταθεί, καθώς θα εξετάσουμε συγκεκριμένα μέτρα με
τη συνδρομή των Βρυξελλών ώστε να εφαρμοστούν ως τα τέλη του έτους. Τα μέχρι τώρα
μηνύματα από τη νέα Κομισιόν είναι ενθαρρυντικά.
Υπάρχει, όμως, και ο ακόμα πιο μακροπρόθεσμος ορίζοντας στο θέμα του ενεργειακού
κόστους. Η οριστική λύση θα έρθει όταν ολοκληρωθεί η διαδικασία της απολιγνιτοποίησης και
ταυτόχρονα ελαττώσουμε σημαντικά το μερίδιο του φυσικού αερίου στην ηλεκτροπαραγωγή.
Αυτές οι δύο ακριβές πηγές είναι που ανεβάζουν σήμερα την τιμή χονδρικής στην Ελλάδα.
Το σχέδιό μας είναι ότι μετά το 2030 το φυσικό αέριο θα έχει κυρίως το ρόλο της εφεδρείας,
άρα δεν θα διαμορφώνει τις τιμές, όπως σήμερα. Ετσι, το πολύ χαμηλό κόστος των ΑΠΕ θα
μετακυλιστεί πλήρως στον καταναλωτή, ρίχνοντας ραγδαία τις τιμές και στη λιανική.
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Χρηματιστήριο: Εκροές 467,76 εκατ. από τους ξένους το Νοέμβριο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Αναθάρρησαν οι αγοραστές στο τελευταίο κομμάτι της συνεδρίασης στέλνοντας τον ΓΔ στις
1.464 μονάδες. Ελαμψαν Εθνική και Helleniq Energy. Πτωτική ημέρα για Coca Cola, ΟΤΕ,
Cenergy.
Σε αναβάθμιση της πιστοληπτικής αξιολόγησης για το αξιόχρεο της Ελλάδας σε “ΒΒΒ”, από
“BBB-” και πιο ψηλά στο investment grade, προχώρησε ο Οίκος Scope, θέτοντας σταθερές
προοπτικές, επισημαίνοντας ότι “η μείωση του χρέους, η βελτίωση της ανθεκτικότητας του
Τραπεζικού τομέα και οι ισχυρότερες αναπτυξιακές προοπτικές, οδήγησαν στην αναβάθμιση
του Ελληνικού rating”. Από την άλλη, οι βασικοί δείκτες του Χ.Α. ερχόντουσαν από πέντε
συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις, με τον Γενικό Δείκτη να αθροίζει κέρδη 4,52%. Με
ισόποσες ανοδικές συνεδριάσεις και ο κλαδικός δείκτης των Τραπεζών, που παραμένει ο
“σηματωρός” της Εγχώριας Τραπεζοκεντρικής Αγοράς , με αθροιστικά κέρδη 11,45% και δεν
ήταν λίγοι οι αναλυτές που θεωρούσαν σαν πιο πιθανό το σενάριο της πλάγιας κίνησης και του
ελεγχόμενου “profit taking”, λαμβανομένης υπ΄ όψιν και της επιφυλακτικής εικόνας στις κύριες
Ευρωπαϊκές Αγορές και σημειώνοντας πως “το θετικό νέο της αναβάθμισης της αξιολόγησης
της Χώρας από τη Scope Ratings, μπορεί να αντισταθμιστεί από τις γεωπολιτικές εντάσεις με
τις εξελίξεις στη Συρία να αυξάνουν το ρίσκο”. Από την άλλη, σήμερα ξεκίνησε ένα ακόμη road
show, αυτό της Capital Link στη Νέα Υόρκη. Ο Πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, θα
κάνει παρέμβαση μέσω webcast και θα μιλήσει για την πορεία μετά την αναβάθμιση, ενώ για
τις προοπτικές θα μιλήσουν και στελέχη της Barclays, της Goldman Sachs, της Eurobank και
της Τράπεζας Πειραιώς. Η διεθνοποίηση της Ελληνικής Κεφαλαιαγοράς θα είναι το θέμα που
θα συζητήσει ο CEO της ΕΧΑΕ, Γιάννος Κοντόπουλος, μαζί με στελέχη της Morgan Stanley και
της Goldman Sachs, ενώ για τις επενδυτικές ευκαιρίες θα μιλήσουν στελέχη των Ambrosia
Capital, Barclays, MSCI και NBG Securities. Όπως και πέρυσι, θα χτυπήσουν το καμπανάκι
της λήξης της συνεδρίασης της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου, η Διοίκηση του Χ.Α. με στελέχη της
Κυβέρνησης και Επιχειρηματίες. Συνολικά 21 Εισηγμένες ταξίδεψαν για τη Νέα Υόρκη και
συγκεκριμένα οι: Alpha Bank , ΕΧΑΕ, ΔΑΑ, Τρ. Αττικής, ΕΥΔΑΠ, Attica Group, Άβαξ, Dimand,
Ελλάκτωρ, Eurobank, ΓΕΚΤΕΡΝΑ, Ελ. Πετρέλαια, Ιντεάλ, Άκτωρ, Lamda Development,
Μυτιληναίος, Εθνική Τράπεζα, Τράπεζα Πειραιώς, ΔΕΗ και Trastor. Από εκεί και πέρα και
όσον αφορά τα κύρια χαρακτηριστικά της σημερινής συνεδρίασης, αυτά ήταν η ικανοποιητική
συναλλακτική δραστηριότητα, η κίνηση του Γενικού Δείκτη σε σχετικά στενό εύρος, η διάθεση
των Βαρύδεικτων Τραπεζικών μετοχών να κινηθούν ακόμα ψηλότερα, με τον τίτλο της Εθνικής
να επιστρέφει ψηλότερα από την τιμή του σχετικά πρόσφατου placement (7,55 ευρώ) και οι
σαφώς πιο επιλεκτικές κινήσεις των αγοραστών στον μη Τραπεζικό 25αρη, αλλά και στις
χαμηλότερες κεφαλαιοποιήσεις. Ανεξάρτητα από όλα τα παραπάνω και τις συνεχείς εναλλαγές
προσήμων, ο Γενικός Δείκτης συμπλήρωσε έξι συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις , με
αθροιστικά κέρδη 5,13% και ο κλαδικός δείκτης των Τραπεζών ισόποσες ανοδικές
συνεδριάσεις, με αθροιστικά κέρδη 13,29%. Να σημειωθεί ότι το σημερινό κλείσιμο του ΓΔ
παραπέμπει σε νέα υψηλά δυόμιση μηνών , με το αμέσως υψηλότερο κλείσιμο να έχει
σημειωθεί στις 27/9 (1468,7 μονάδες), ενώ το κλείσιμο του ΔΤΡ παραπέμπει σε υψηλά
4μηνου, με το αμέσως υψηλότερο κλείσιμο να έχει σημειωθεί στις 1/8 (1306,86 μονάδες). Από
την άλλη και αυτό ασφαλώς και έχει την σημασία του, σύμφωνα με τα στοιχεία του νέου
AXIANumbers Νοεμβρίου 2024: Δημιουργήθηκαν 1236 νέοι λογαριασμοί πελάτη και
εγγεγραμμένων διαμεσολαβητών, σε σχέση με 2064 νέους λογαριασμούς τον Οκτώβριο, ενώ
οι Συλλογικοί Λογαριασμοί Πελατείας στο σύνολό τους (Μερίδες Εγγεγραμμένων
Διαμεσολαβητών και Μερίδες Ασφαλειών), κατέχουν €2,63 δισ. (2,98% της συνολικής αξίας
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χαρτοφυλακίου). Οι Αλλοδαποί Δικαιούχοι Μερίδων πραγματοποίησαν εκροές ύψους €467,76
εκατ. κατά το μήνα Νοέμβριο, σε αντίθεση με τους Ημεδαπούς Δικαιούχους Μερίδων οι οποίοι
πραγματοποίησαν εισροές ύψους €467,76 εκατ. τον Νοέμβριο. Υπενθυμίζεται ότι κατά τον
Οκτώβριο, λόγω του placement για το 10% της ΕΤΕ, της Α.Μ.Κ. της Cenergy και του mini
placement της BOCHGR, οι Αλλοδαποί Δικαιούχοι Μερίδων πραγματοποίησαν εισροές ύψους
€416,56 εκατ., σε αντίθεση με τους Ημεδαπούς Δικαιούχους Μερίδων οι οποίοι
πραγματοποίησαν εκροές ύψους €416,56 εκατ. τον Οκτώβριο. Είχαν προηγηθεί εκροές ύψους
€62,57 εκατ. κατά το μήνα Σεπτέμβριο, €45,80 εκατ. τον Αύγουστο, €25,75 εκατ. τον Ιούλιο,
€62,47 εκατ. τον Ιούνιο και εκροές €243,40 εκατ. τον Μάϊο. Η κατανομή της αξίας
χαρτοφυλακίου των Δικαιούχων Μερίδων διαμορφώθηκε στα 66,78% για τους Αλλοδαπούς
Δικαιούχους Μερίδων και 33,22% για τους Ημεδαπούς. Οι Αλλοδαποί Δικαιούχοι Μερίδων
πραγματοποίησαν το 44,1% των συνολικών συναλλαγών (αγορές & πωλήσεις) τον Νοέμβριο
2024 (σε σχέση με το 65,7% τον προηγούμενο μήνα), ενώ οι Ημεδαποί Δικαιούχοι Μερίδων,
πραγματοποίησαν το 55,9% των συναλλαγών (σε σχέση με το 34,3% τον προηγούμενο μήνα).
Από εκεί και πέρα, δεν υπάρχει αμφιβολία ότι η ανοδική κίνηση που έχει ξεκινήσει
απελευθερώνει ρευστότητα, καθώς αρκετοί τίτλοι πλησίασαν, ή και επέστρεψαν ψηλότερα από
τις τιμές των πρόσφατων Α.Μ.Κ., ή placements, ρευστότητα η οποία θα ενταθεί μόλις κάνει την
εμφάνισή της στο χρηματιστηριακό ταμπλώ, η δημόσια πρόταση στην ΤΕΝΕΡΓ. Με έκδηλη
επιφυλακτικότητα, όπως προαναφέρθηκε, κινούνται οι κύριες Ευρωπαϊκές Αγορές.
Υπενθυμίζεται ότι DAX, S&P 500 και Nasdaq, ολοκλήρωσαν τις συναλλαγές της Παρασκευής
σε νέα ιστορικά υψηλά, με τους S&P 500 και Nasdaq να καταγράφουν τρίτη συνεχόμενη
ανοδική εβδομάδα. Στο εξωτερικό ξεχωρίζει η ανακοίνωση για το Δείκτη Τιμών Καταναλωτή
Νοεμβρίου στις ΗΠΑ την προσεχή Τετάρτη. Η προσοχή όσων traders θα παραμείνουν ενεργοί
και στις τελευταίες ανακοινώσεις έτους από ECB (12 Δεκεμβρίου) και Fed (17-18 Δεκεμβρίου),
ενώ ακολουθεί η BoE. Σταθεροποιητικά κινούνται οι αποδόσεις στην Αγορά ομολόγων, για
όλους τους Εκδότες. Πιο συγκεκριμένα, στο 4,10% κινείται η απόδοση του Αμερικανικού
2ετους τίτλου, στο 4,16% αυτή του αντίστοιχου 10ετους, στο 2,887% η απόδοση του Ελληνικού
10ετους τίτλου, στο 2,85% του αντίστοιχου Γαλλικού. Εν τω μεταξύ, “ την πρόωρη
αποπληρωμή δανείων ύψους 7,9 δισ. ευρώ από το πρώτο bailout ” καταγράφουν πηγές του
Υπουργείου Οικονομικών, μιλώντας στο Reuters. Σύμφωνα με το πρακτορείο, “η Ελλάδα θα
αποπληρώσει πρόωρα δάνεια από το πρώτο πακέτο διάσωσης στις 13 Δεκεμβρίου”. Ο Γενικός
Δείκτης κινήθηκε μεταξύ 1450,68 (-0,40%) και 1464,88 μονάδων (+0,57%). Στις 17.00 βρέθηκε
στις 1464,6 (+0,55%), μέσω των τελικών δημοπρασιών σημείωσε νέα υψηλά στις 1465,15
(+0,59%) και ολοκλήρωσε τις συναλλαγές στις 1464,96 μονάδες, με ημερήσια κέρδη 0,58%. Ο
τζίρος στα 143,5 εκατ., από τα οποία τα 9,9 εκατ. αφορούν προσυμφωνημένες συναλλαγές
(ΕΥΡΩΒ, ΕΤΕ, ΑΛΦΑ, ΠΡΕΜΙΑ, ΠΕΙΡ, ΦΒΜΕΖΖ, BOCHGR, ΟΤΕ, ΕΕΕ, ΙΝΛΟΤ), ενώ οι ΕΤΕ,
ΠΕΙΡ, ΕΥΡΩΒ και ΑΛΦΑ απασχόλησαν το 65% της συνολικής μικτής αξίας συναλλαγών. Από
τον συνολικό τζίρο των 143,5 εκατ., τα 133,4 εκατ. αφορούν συναλλαγές σε μετοχές του
FTSE25. Οι εκτιμήσεις των αναλυτών “ Κατοχυρώθηκε το 1460 του ΓΔΧΑ, γεγονός που μπορεί
να δώσει συνέχιση της κίνησης στο 1468 σε πρώτη φάση και στο 1500 σε δεύτερη. Το 1451 -
1447 κοντινή στήριξη. Όλο το σκηνικό είναι στημένο στον Τραπεζικό κλάδο που ουσιαστικά
υπέρ αποδίδει και έχει βαλθεί να δοκιμάσει και πάλι τα υψηλά του μέσα στο 2024. Όσο ο ΔΤΡ
κλείνει πάνω από το 1300 η τάση είναι επιθετική, ενώ το 1255 γίνεται στήριξη σε περίπτωση
που διορθώσει. Θυμίζουμε ότι το υψηλό έτους είναι το 1354, ενώ έχει αφήσει και 2 πτωτικά
‘χάσματα’, από τον Ιούλιο, στο 1339 και στο 1317 ”, σύμφωνα με την Fast Finance ΑΕΠΕΥ. “
Έκδηλη η επιφυλακτικότητα στην Ευρώπη, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για
τις πρόσφατες γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα ”, όπως επισημαίνει η
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Eurobank Equities. “ Προσεκτικό το ξεκίνημα της εβδομάδας, εν μέσω ενός αβέβαιου
εξωτερικού περιβάλλοντος, λαμβάνοντας στήριξη από την αναβάθμιση της αξιολόγησης από
την Scope Ratings ”, αναφέρει η Piraeus Sec. “Σημαντική η αναβάθμιση από τη Scope
Ratings, ωστόσο τα σημαντικά βραχυπρόθεσμα κέρδη μπορεί να βάλουν σε πειρασμό για
κατοχύρωση κερδών και να περιορίσουν την ανοδική πορεία ”, όπως εκτιμά η Beta Sec. “ Την
Πέμπτη αναμένονται τα αποτελέσματα εννεαμήνου της Τράπεζας Αττικής, που ενδεχομένως
θα κλείσουν και το σετ δημοσίευσης των Εισηγμένων Εταιρειών για το γ’ τρίμηνο. Την ίδια μέρα
η ΕΚΤ αναμένεται, στην τακτική συνεδρίαση νομισματικής πολιτικής, να μειώσει τα επιτόκια
κατά 25 μονάδες βάσης. Η προσπάθεια προσέγγισης των υψηλών έτους για τον ΓΔ
συνεχίζεται ”, όπως σημειώνει η Κύκλος ΑΧΕΠΕΥ. “ Η προηγούμενη εβδομάδα ολοκληρώθηκε
στο Χ.Α. με υπέρβαση του εκτιμώμενου άνω εύρους τιμών των 1450 μονάδων. Θετικό
επενδυτικό κλίμα επικράτησε και σε ολόκληρη την Ευρώπη, παρόλο που η γεωπολιτική ένταση
αποτελεί πλέον ένα μόνιμο σημαντικό πτωτικό ρίσκο για τις Αγορές της. Η εβδομάδα που
ξεκινά περιέχει κρίσιμα μακροοικονομικά στοιχεία, όπως ο πληθωρισμός Νοεμβρίου στη
Γερμανία αύριο, στις ΗΠΑ την Τετάρτη και στην Γαλλία την Παρασκευή. Επιπλέον,
συνεδριάζουν, πέραν της ΕΚΤ και οι Κεντρικές Τράπεζες του Καναδά, της Ελβετίας και
Βραζιλίας. Η ΕΚΤ αναμένεται να μειώσει τα επιτόκια κατά 25 μβ την Πέμπτη στο 3,0%. Ο ΓΔΧΑ
έχει ανοδικά περιθώρια μέχρι τις 1530 μονάδες, κατά το μέγιστο, ενώ η κρισιμότερη στήριξη
εντοπίζεται στην περιοχή των 1400 μονάδων ”, όπως εκτιμά η Depolas Investment Services. “
Η προηγούμενη βδομάδα απέδειξε ότι το Ελληνικό Χρηματιστήριο είναι εδώ και έχει να μας
δώσει πολλές συγκινήσεις στο μέλλον , όπως επισημαίνει ο Ηλίας Ζαχαράκης. Με συνοπτικές
διαδικασίες, το κλείσιμο της εβδομάδας μας βρήκε πάνω στο μεγάλο “make or break” επίπεδο
του 1450, μην αφήνοντας την ευκαιρία για είσοδο σε αυτούς που περίμεναν μεγαλύτερη
διόρθωση της Αγοράς. O Τραπεζικός κλάδος, όπως και επιμέναμε έκανε την μεγάλη διαφορά
αφού τερμάτισε την εβδομάδα με κέρδη μεγαλύτερα του 11%, με την Eurobank να δοκιμάζει
μάλιστα και το απόλυτο υψηλό του χρόνου πρώτη, στο 2,26 επίπεδο. Ουσιαστικά η
πυροδότηση της κίνησης ξεκίνησε από τον πρωθυπουργό και την δήλωσή του ότι για φέτος θα
έχουμε κάποια έκτακτη φορολογία. Φαίνεται ότι το προηγούμενο διάστημα υπήρχε πίσω από
τις πόρτες διαπραγμάτευση για άμεση μείωση των υψηλών προμηθειών του κλάδου, που
ουσιαστικά είναι και η μεγάλη αιτία από τα αυξημένα κέρδη του. Το βράδυ της Παρασκευής μία
ακόμα αναβάθμιση από μεριάς SCOPE σε “BΒΒ” με σταθερό outlook, μιας και είναι εμφανής
τόσο η σημαντική ανάπτυξη σε σχέση με τον μέσο όρο της Ευρωζώνης, όσο και η σημαντική
και πριν την ώρα της μείωση του χρέους. Θυμίζουμε ότι μπροστά μας έχουμε και άλλες
αναβαθμίσεις, με πιο βασική αυτή της Moody’s , που είναι και η μόνη που δεν μας έχει δώσει
επενδυτική βαθμίδα. Συνεχίζουμε να αναφέρουμε ότι πιο σημαντική θα είναι η ένταξη του Χ.Α.
στις Αναπτυγμένες Αγορές μιας και αυτό η Αγορά θα σπεύσει να το προεξοφλήσει. Ο
Δεκέμβριος δεν φαίνεται να έχει ιδιαίτερα νέα, με εξαίρεση την αναμενόμενη μείωση επιτοκίων
από την ΕΚΤ κατά 25 μονάδες βάσης την Πέμπτη και φυσικά τις προβλέψεις της Λαγκάρντ για
το 2025. Η Ευρώπη φαίνεται ότι βιάζεται να βοηθήσει την ανάπτυξη , μιας και έχει φέρει σε
άσχημη κατάσταση τις περισσότερες Οικονομίες που είναι στα όρια της ύφεσης. Τελικά οι
αριθμοδείκτες είναι αυτοί που δίδουν κέρδη σε μία μετοχή; Το 1,2 δισ. που έχει φτάσει η
κεφαλαιοποίηση της Τρ. Αττικής μαρτυρά ότι δεν είναι πάντα έτσι. Τόσο το μικρό free float, όσο
και το ενδιαφέρον των βασικών μετόχων για την κεφαλαιοποίηση της Τράπεζας οδήγησαν τον
τίτλο, στοχεύοντας ακόμα υψηλότερα στην ζώνη των 1,5 δισ. ευρώ. Τώρα πως στο μέλλον η
Τράπεζα θα μπορέσει να δικαιολογήσει την αποτίμηση, θα το δείξει η ιστορία. Εκτός από την
ΔΕΗ που ακόμα δεν έχει “δείξει τα δόντια της” φαίνεται ότι και ο τίτλος της ΕΧΑΕ ξύπνησε και
τεχνικά, μετά από καιρό, δείχνει ότι μπορεί να έχει ξεκινήσει μία σημαντική ανοδική κίνηση.

https://www.euro2day.gr/ase/market_comment/article-market/2276686/hrhmatisthrio-ekroes-46776-ekat-apo-toys-xenoys-to.html


http://www.euro2day.gr/

 Publication date: 09/12/2024 17:49

 Similar Stats ranking (Greece): 166

 link

Από την άλλη η CENER κατάφερε να περάσει και πάλι πάνω από την τιμή της Α.Μ.Κ. με την
ΒΙΟ και την ΕΛΧΑ να ακολουθούν κατά πόδας, σημειώνοντας ότι είναι υποτιμημένες σε σχέση
με αποτελέσματα και αποτιμήσεις. H Eurobank φαίνεται έτοιμη να απορροφήσει την Ελληνική
Τράπεζα αμέσως μετά την ολοκλήρωση της δημόσιας πρότασης. Τεχνικά μένει να δούμε αν το
1460 ΓΔΧΑ κατοχυρωθεί άμεσα, ή σε δεύτερη φάση, βάζοντας σαν επόμενο στόχο τις 1600
μονάδες. Το 1420 πλέον είναι κύρια στήριξη, αν και μια κατοχύρωση του 1460 θα αφήσει πίσω
αρκετά τεχνικά δεδομένα. Εικάσαμε ότι ο Δεκέμβριος δίνει αποδόσεις και αυτός μέχρι στιγμής
μας αποζημίωσε με το παραπάνω την πρώτη εβδομάδα. Μένει να δούμε αν αυτό θα συνεχιστεί
άμεσα και σε όλη την διάρκειά του ” όπως σημειώνει ο κ. Ζαχαράκης (πρόεδρος και διευθύνων
σύμβουλος Fast Finance ΑΕΠΕΥ).
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Μετά το κλείσιμο του Χ.Α. – Ξέσπασε η Εθνική – Έκανε το 6Χ6 ο Γενικός Δείκτης και
κοιτάζει υψηλότερα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σχετικά Άρθρα
Μετά το άνοιγμα του Χ.Α. – Προσεκτικά και επιλεκτικά συνεχίζουν οι αγοραστές με το βλέμμα
στη Συρία
09/12/2024 - 10:39
Δέκα μετοχές στα χαμηλά χωρίς σημαντικό λόγο – Γιατί οι επενδυτές τις τιμωρούν με αυτόν τον
τρόπο;
08/12/2024 - 21:44
Ρεκόρ όγκου 18 μηνών για την Prodea λόγω του προμερίσματος – Στο +10% η μετοχή
09/12/2024 - 14:43
ΑΓΟΡΑ: Μία ακόμα πολύ καλή συνεδρίαση με τοποθετήσεις στο… δεύτερο ημίχρονο είχαμε
χθες και φαίνεται πως και το roadshow της Capital Link κάνει καλή δουλειά και φέρνει αγορές
από τις ΗΠΑ. Η Εθνική Τράπεζα επιτέλους έκλεισε πάνω από τα 7,55 ευρώ και σε υψηλό 2
μηνών. Η HelleniQ Energy λόγω της απόκτησης της Elpedison έκλεισε και αυτή με
εντυπωσιακή άνοδο. Τα περισσότερα βαριά χαρτιά είχαν καλή εικόνα. Κερδίζει επίπεδα ο
Γενικός Δείκτης και σπάει αντιστάσεις. Ελπίδες για year end rally με στόχο τα προηγούμενα
υψηλά.
ΕΘΝΙΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ: Αν δώσει αυτή το σύνθημα θα ακολουθήσουν και οι άλλες. Το σύνθημα
υπέρβασης της τιμής του placement εννοούμε. Σήμερα έκλεισε με δύναμη και υψηλό όγκο στα
7,7460 ευρώ και στο +3,83% με συναλλαγές 5,5 εκατ. τεμαχίων. Νομίζουμε πως τα λέει όλα η
κίνησή της. Στα 9,8 ευρώ η τιμή στόχος από τη JP Morgan.
ΕΛΠΕ: Η εξαγορά του υπόλοιπου 50% της Elpedison από την Edison έδωσε ώθηση στη
μετοχή. Ένα-ένα θα κλείσουν τα μέτωπα. Το επόμενο είναι η ΔΕΠΑ Εμπορίας. Στα 7,1350
ευρώ και στο +3,41%.
VIOHALCO: Είχε από το ξεκίνημα καλή πορεία και ενισχύθηκε 2,22%. Χαμηλή η αποτίμηση
ειδικά αν τη συγκρίνουμε με τα εισηγμένα περιουσιακά της στοιχεία.
ΜETLEN: Θα χρειαστεί βοήθειες και από τη συγκεκριμένη η αγορά. Καλή κίνηση σήμερα και
ενισχύθηκε 1,80%.
MOTOR OIL: Μην τα ξαναγράφουμε. Πρέπει να πάει σημαντικά υψηλότερα.
CENERGY: Υποχώρησε 1,85% αλλά κατάφερε να κλείσει ακριβώς στα 9 ευρώ. Δίνει ακόμα
μάχες για να αφήσει πίσω της την τιμή της αύξησης κεφαλαίου.
ΤΡΑΠΕΖΕΣ: Πολλά χαρτιά έβγαιναν στην Πειραιώς αλλά νομίζουμε πως θα δοκιμάσει και αυτή
την τιμή της διάθεσης και ίσως την ξεπεράσει όπως η ΕΤΕ. Στα 3,9190 ευρώ και στο +1,11%
που ήταν και υψηλό ημέρας. Ανοδικά αλλά οριακά η ΕΥΡΩΒ και η ΑΛΦΑ. Αμετάβλητη η ΑΤΤ
που πήγε ενδοσυνεδριακά και πάνω από τα 0,71 ευρώ, αλλά έκλεισε στα 0,6840 ευρώ. Με
οριακές απώλειες η Optima.
PRODEA: Limit up με όγκο ρεκόρ 5 ετών από τη μετοχή στον απόηχο της ανακοίνωσης του
προσωρινού μερίσματος ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή. Στα 6,80 ευρώ και στο +9,68%.
ΤΡΑΠΕΖΑ ΕΛΛΑΔΟΣ: Μετά από πολλούς μήνες, νομίζουμε, πως επιτέλους είδαμε μία πρώτη
προσπάθεια να πάει σε πιο δίκαιη αποτίμηση. Σήμερα είχαμε θέμα για την πορεία 10 μετοχών
που δεν δικαιολογείται η αδιαφορία των επενδυτών και την είχαμε μέσα. Προφανώς και
γνωρίζουμε, ότι το μεγάλο μέρος των κερδών πάει απευθείας στο κράτος και πως οι μέτοχοι
έχουν ένα σταθερό μέρισμα εδώ και χρόνια, αλλά η τιμή θα μπορούσε της μετοχής να ήταν
λίγο πιο ψηλά, εκεί που ήταν δηλαδή λίγους μήνες πριν. Στα 14,20 ευρώ και στο +4,41% με
υψηλό όγκο για τα δεδομένα της.
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GALAXY MEZZ: Ωραία συμπεριφορά από τη μετοχή. Με προσαρμοσμένη τιμή ήταν σήμερα
λόγω της αποκοπής της επιστροφής κεφαλαίου των 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Κατάφερε να
κλείσει 1 σεντ υψηλότερα.
MED: Με μεγάλο όγκο η μετοχή σήμερα και με μεγάλη άνοδο.
AS COMPANY: Βλέπουμε αποτελέσματα πλέον και άρα οι δηλώσεις που είχαν γίνει από τη
διοίκηση πως θέλει να αναδείξει τη φθήνια της μετοχής και να πάει σε καλύτερα επίπεδα,
πιάνουν τόπο. Τσάμπα η μετοχή τι να λέμε τώρα. Στα 2,77 ευρώ και στο +1,84%.
ΕΥΑΘ: Με όγκο σήμερα και έμεινε αμετάβλητη. Αν τη συγκρίνουμε με την ΕΥΔΑΠ, νομίζουμε
πως έχει καλύτερη συμπεριφορά. Βέβαια, για να δει καλύτερα επίπεδα η μετοχή, δε φτάνει να
ασχολείται μόνο η στήλη. Πρέπει να ασχοληθεί και η διοίκηση και ο βασικός μέτοχος.
Γιώργος Κατικάς
george.katikas@gmail.com
www.bankingnews.gr
Τα αναγραφόμενα στη στήλη είναι για την ενημέρωση των αναγνωστών και δεν πρέπει να
θεωρηθούν ως πρόταση για αγορά ή πώληση μετοχών. Οι πληροφορίες συλλέγονται από
αξιόπιστες πηγές αλλά δεν υπάρχει εξασφάλιση ότι είναι πλήρεις ή ακριβείς.
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Εξαήμερο ράλι στο Χρηματιστήριο Αθηνών με τις τράπεζες ξανά στο «τιμόνι»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο Αθηνών
Γενικός Δείκτης
Η Λεωφόρος Αθηνών αγνοεί τη λέξη «πτώση» εντός του Δεκεμβρίου, διευρύνοντας το θετικό
σερί της για έκτη διαδοχική ημέρα. Οι τράπεζες έδωσαν ξανά τον ανοδικό «παλμό», με τη
μετοχή της ΕΤΕ να αναδεικνύεται σε μεγάλη πρωταγωνίστρια, επιστρέφοντας πάνω από την
τιμή που έλαβε χώρα το πρόσφατο placement (7,55 ευρώ).
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Δευτέρας (9/12) ο Γενικός Δείκτης ενισχύθηκε κατά 8,44
μονάδες ή +0,58% και έκλεισε στις 1.464,96 μονάδες, κοντά στο υψηλό ημέρας των 1.465,15
μονάδων. Το χαμηλό ημέρας εντοπίστηκε στις 1.450,68 μονάδες. Πρόκειται για νέο υψηλό δύο
και πλέον μηνών, με το αμέσως επόμενο υψηλότερο κλείσιμο να είναι οι 1.468,70 μονάδες της
27ης Σεπτεμβρίου. Με αυτό τον τρόπο, ο ΓΔ συμπλήρωσε έξι ημέρες σωρευτικών κερδών
+5,13%. Η απόδοσή του από την έναρξη της φετινής χρονιάς διαμορφώνεται σε +13,29%.
Πέρα από την Εθνική Τράπεζα, οι αγοραστές έσπευσαν μαζικά στην HELLENiQ ENERGY,
στον απόηχο της απόκτησης του 50% της Elpedison έναντι 164 εκατ. ευρώ (πλέον
αναπροσαρμογών έως το ποσό των 31 εκατ. ευρώ). Ώθηση συνολικά στις τραπεζικές μετοχές
έδωσε η αύξηση των τιμών-στόχων από την JP Morgan. Μάλιστα, το rotation στις συστημικές
οδήγησε τον κλαδικό δείκτη στις παρυφές των 1.300 μονάδων, ανοίγοντας τον δρόμο προς τις
φετινές κορυφές. Από την άλλη πλευρά, ισχυρές πιέσεις δέχθηκε η Coca Cola, με τη μετοχή να
οπισθοχωρεί κατά σχεδόν -2%.
Στο επίκεντρο η Scope και το συνέδριο της Capital Link
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια.
Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την Capital
Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών» δίνουν 23
εισηγμένες. Μήνυμα προς τους ξένους επενδυτές απηύθυνε ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης, τονίζοντας, μεταξύ άλλων, ότι η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε
καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς αποτελεί νέο ορόσημο συνολικά για την Ελλάδα.
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τις πρόσφατες
γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον αφορά την εγχώρια αγορά, οι
μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες χωρίς το δικαίωμα στην
επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η προσαρμοσμένη τιμή
εκκίνησης.
Η εικόνα στα διεθνή χρηματιστήρια
Στη Wall Street νέα ρεκόρ «χτύπησαν» ο S&P 500 και ο Nasdaq, με τον πρώτο να οδεύει προς
την καλύτερη ετήσια επίδοση από το 2019. Ήπια πτωτικά ξεκίνησε η σημερινή συνεδρίαση, με
εξαίρεση τον Dow Jones, με το βλέμμα στα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή Νοεμβρίου στις
ΗΠΑ (ανακοινώνονται την ερχόμενη Τετάρτη).
Σε θετικό έδαφος κινούνται σήμερα τα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να
διαπραγματεύεται στο +0,4% και τις 522 μονάδες. Κέρδη +0,2% για τον γερμανικό DAX, ο
οποίος οδεύει προς νέο ιστορικό υψηλό, ενώ ο γαλλικός CAC 40 κινείται υψηλότερα κατά
+1,1% παρά την κατάσταση ακυβερνησίας που επικρατεί στη χώρα. Στην ετυμηγορία της ΕΚΤ
την ερχόμενη Πέμπτη εστιάζουν οι traders, με την κεντρική τράπεζα να αναμένεται ότι θα
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μειώσει το βασικό επιτόκιο κατά 25 μονάδες βάσης, στο 3%.
Μεικτή η εικόνα στα κυριότερα χρηματιστήρια της Ασίας. Θετικά πρόσημα για τους δείκτες σε
Χονγκ Κονγκ (+2,76%), Ιαπωνία και Αυστραλία, αρνητικά για τους αντίστοιχους στην Κίνα.
«Βουτιά» -2,8% σημείωσε ο Kospi στη Νότια Κορέα, εν μέσω πολιτικής αναταραχής στη χώρα.
Κλείσιμο
Διαβάστε περισσότερα οικονομικά νέα στο Newmoney.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Παραιτήθηκε ο Αλέξης Πατέλης από διευθυντής του οικονομικού γραφείου του πρωθυπουργού
Η νέα πολυτελής ζωή της οικογένειας Άσαντ: Η τεράστια περιουσία και τα διαμερίσματα στον
ουρανοξύστη της ρωσικής ελίτ
Ματούλα Ζαμάνη: Έχω βάλει πολλά ρούχα σήμερα για να μπορώ να βγάλω ακόμη
περισσότερα
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Εξαήμερο ράλι στο Χρηματιστήριο Αθηνών με τις τράπεζες ξανά στο «τιμόνι»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πάνω από τις 1.460 μονάδες ο Γενικός Δείκτης - Η Εθνική Τράπεζα και η HELLENiQ ENERGY
ηγήθηκαν της σημερινής ανόδου - JP Morgan: Yψηλότερες τιμές στόχοι για τις ελληνικές
τράπεζες – Νέες εκτιμήσεις για τα κέρδη ανά μετοχή
Η Λεωφόρος Αθηνών αγνοεί τη λέξη «πτώση» εντός του Δεκεμβρίου, διευρύνοντας το θετικό
σερί της για έκτη διαδοχική ημέρα. Οι τράπεζες έδωσαν ξανά τον ανοδικό «παλμό», με τη
μετοχή της ΕΤΕ να αναδεικνύεται σε μεγάλη πρωταγωνίστρια, επιστρέφοντας αρκετά πάνω
από την τιμή που έλαβε χώρα το πρόσφατο placement (7,55 ευρώ).
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Δευτέρας (9/12) ο Γενικός Δείκτης ενισχύθηκε κατά 8,44
μονάδες ή +0,58% και έκλεισε στις 1.464,96 μονάδες, κοντά στο υψηλό ημέρας των 1.465,15
μονάδων. Το χαμηλό ημέρας εντοπίστηκε στις 1.450,68 μονάδες. Πρόκειται για νέο υψηλό δύο
και πλέον μηνών, με αμέσως επόμενο υψηλότερο κλείσιμο να αποτελούν οι 1.468,70 μονάδες
της 27ης Σεπτεμβρίου. Με αυτό τον τρόπο, ο ΓΔ συμπλήρωσε έξι ημέρες σωρευτικών κερδών
+5,13%. Η απόδοσή του από την έναρξη της φετινής χρονιάς διαμορφώνεται σε +13,29%.
Πέρα από την Εθνική Τράπεζα, οι αγοραστές έσπευσαν μαζικά στην HELLENiQ ENERGY,
στον απόηχο της απόκτησης του 50% της Elpedison έναντι 164 εκατ. ευρώ (πλέον
αναπροσαρμογών έως το ποσό των 31 εκατ. ευρώ). Ώθηση συνολικά στις τραπεζικές μετοχές
έδωσε η αύξηση των τιμών-στόχων από την JP Morgan. Μάλιστα, το rotation στις συστημικές
οδήγησε τον κλαδικό δείκτη πάνω από το ορόσημο των 1.300 μονάδων, ανοίγοντας τον δρόμο
προς τις φετινές κορυφές. Από την άλλη πλευρά, ισχυρές πιέσεις δέχθηκε η Coca Cola, με τη
μετοχή να οπισθοχωρεί κατά σχεδόν -2%.
Στο επίκεντρο η Scope και το συνέδριο της Capital Link
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια.
Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την Capital
Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών» δίνουν 23
εισηγμένες. Μήνυμα προς τους ξένους επενδυτές απηύθυνε ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης, τονίζοντας, μεταξύ άλλων, ότι η αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε
καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς αποτελεί νέο ορόσημο συνολικά για την Ελλάδα.
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τις πρόσφατες
γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον αφορά την εγχώρια αγορά, οι
μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες χωρίς το δικαίωμα στην
επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η προσαρμοσμένη τιμή
εκκίνησης.
Η εικόνα στα διεθνή χρηματιστήρια
Στη Wall Street νέα ρεκόρ «χτύπησαν» ο S&P 500 και ο Nasdaq, με τον πρώτο να οδεύει προς
την καλύτερη ετήσια επίδοση από το 2019. Ήπια πτωτικά ξεκίνησε η σημερινή συνεδρίαση, με
εξαίρεση τον Dow Jones, με το βλέμμα στα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή Νοεμβρίου στις
ΗΠΑ (ανακοινώνονται την ερχόμενη Τετάρτη).
Σε θετικό έδαφος κινούνται σήμερα τα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να
διαπραγματεύεται στο +0,4% και τις 522 μονάδες. Κέρδη +0,2% για τον γερμανικό DAX, ο
οποίος οδεύει προς νέο ιστορικό υψηλό, ενώ ο γαλλικός CAC 40 κινείται υψηλότερα κατά
+1,1% παρά την κατάσταση ακυβερνησίας που επικρατεί στη χώρα. Στην ετυμηγορία της ΕΚΤ
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την ερχόμενη Πέμπτη εστιάζουν οι traders, με την κεντρική τράπεζα να αναμένεται ότι θα
μειώσει το βασικό επιτόκιο κατά 25 μονάδες βάσης, στο 3%.
Μεικτή η εικόνα στα κυριότερα χρηματιστήρια της Ασίας. Θετικά πρόσημα για τους δείκτες σε
Χονγκ Κονγκ (+2,76%), Ιαπωνία και Αυστραλία, αρνητικά για τους αντίστοιχους στην Κίνα.
«Βουτιά» -2,8% σημείωσε ο Kospi στη Νότια Κορέα, εν μέσω πολιτικής αναταραχής στη χώρα.
Διαβάστε ακόμη
Πώς οι εξελίξεις στη Συρία μπορούν να αποσταθεροποιήσουν την αγορά πετρελαίου
Η AEGEAN προσθέτει νέα δρομολόγια και προορισμούς για το 2025 (πίνακες)
Στο Ταμείο Ανάκαμψης τα συστήματα θέρμανσης νερού από ΑΠΕ για νοικοκυριά
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Μητσοτάκης στο 26ο Capital Link Forum: Νέο ορόσημο για την Ελλάδα η αναβάθμιση
του Χ.Α. σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με το γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, ξεκίνησε τις εργασίες του το
26ο Capital Link Forum «Greece-Speeding Ahead Post Investment Upgrade»
Περικλής Σωτηρίου
Με το γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, ξεκίνησε τις εργασίες του το
26ο Capital Link Forum «Greece-Speeding Ahead Post Investment Upgrade» που
πραγματοποιείται στο Metropolitan Club στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Μητσοτάκης σημείωσε ότι έξι χρόνια διακυβέρνησης η Ελλάδα έχει σημειώσει
αξιοσημείωτη πρόοδο όσον αφορά στην αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, στη μείωση της
ανεργίας, στη μείωση του λόγου του χρέους προς το ΑΕΠ κι όλα αυτά χάρη σε μια
μεταρρυθμιστική ατζέντα με οικονομικό μετασχηματισμό, μείωση της φορολογίας και την
πολιτική σταθερότητα.
Ακολουθεί το μήνυμα του πρωθυπουργού:
Αγαπητοί φίλοι,
Κυρίες και κύριοι,
Είναι χαρά μου να απευθύνομαι και πάλι σε εσάς στο ετήσιο συνέδριο της Capital Link. Καθώς
σηματοδοτούμε την έκτη μας χρονιά  στην κυβέρνηση, είναι η κατάλληλη στιγμή για να
αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που θα μας καθοδηγήσει προς
τα εμπρός. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη θέση των οικονομιών της ζώνης του ευρώ
όσον αφορά το κατά κεφαλήν ΑΕΠ, με ανάπτυξη – σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και
2023.
Η ανεργία συνεχίζει να ακολουθεί πτωτική πορεία, μειωμένη κατά περίπου οκτώ ποσοστιαίες
μονάδες κατά τη διάρκεια της δικής μας διακυβέρνησης, σηματοδοτώντας τη σημαντικότερη
μείωση στην ΕΕ και ο λόγος του χρέους μας προς το ΑΕΠ έχει δει τη μεγαλύτερη μείωση από
κάθε άλλη χώρα της ΕΕ από το 2019 έως το 2023. Τα επιτεύγματα αυτά έχουν υποστηριχθεί
από μια ισχυρή μεταρρυθμιστική ατζέντα, δίνοντας έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό,
τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, το Economist Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Και το 2024, προέβλεψαν
ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων  παγκοσμίως σε ο,τι αφορά τις  επιδόσεις
κατά την επόμενη πενταετία. Είμαστε υπερήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί. Αλλά υπάρχουν κι
άλλα που πρέπει να γίνουν.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε και πάλι τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά ακόμα
μια ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη σωρευτική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους, η Ελλάδα τους μειώνει.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις λίγες χώρες που έχουν πλήρως συνδεδεμένα μηχανήματα POS με ταμειακές
μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην ΑΑΔΕ.
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό διαρθρωτικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα.
Από το 2024 έως το 2028, προβλέπουμε ένα συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο της τάξης του
-1% του ΑΕΠ ετησίως και ένα πρωτογενές ισοζύγιο σταθερό γύρω στο +2,5%, θέτοντας τις
βάσεις για τη μείωση του ακαθάριστου χρέους μας προς το ΑΕΠ κατά άλλες 20 μονάδες. Οι
αγορές ομολόγων το έχουν λάβει αυτό υπόψη τους. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν
τιμολογούνται πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ζώνης του ευρώ.
Πριν από μερικά χρόνια, υποσχέθηκα ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την επενδυτική βαθμίδα – και
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πέρυσι το κατάφερε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται στο δρόμο προς
ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς.
Όταν μίλησα σε αυτό το συνέδριο για πρώτη φορά το 2019, περιέγραψα το όραμα της
κυβέρνησής μου και απηύθυνα πρόσκληση να συμμετάσχετε μαζί μας και να μοιραστείτε την
επιτυχία αυτού του ταξιδιού. Από τότε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία υπεραποδίδουν
σταθερά.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από το να τελειώσει. Σας καλώ να μείνετε
μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τα οφέλη ενός έθνους
που βρίσκεται σε ανοδική πορεία.
Τα καλύτερα έρχονται ακόμη.
Σας ευχαριστώ.
Κυριάκος Μητσοτάκης
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Μητσοτάκης στο 26ο Capital Link Forum: Νέο ορόσημο για την Ελλάδα η αναβάθμιση
του Χ.Α. σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο πρωθυπουργός απηύθυνε μήνυμα προς του ξένους επενδυτές να συνεχίσουν να επενδύουν
στην Ελλάδα και να μοιραστούν τα οφέλη ενός έθνους που βρίσκεται σε ανοδική πορεία
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Τζον Πόλσον: «Ελλάδα, οικονομία και τράπεζες έχουν πολύ ευνοϊκό μέλλον»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
09.12.2024 15:20
Πολιτική Έντυπη έκδοση
Αλεξάνδρα Τόμπρα
Ο αμερικανός επενδυτής μιλάει για τα οφέλη από τη συνέχιση των σημερινών πολιτικών στη
χώρα μας και εξηγεί γιατί ο τερματισμός του πολέμου στην Ουκρανία θα είναι πολύ επωφελής
για την ευρωπαϊκή οικονομία
Ιδιαίτερα αισιόδοξος εμφανίζεται για την Ελλάδα ο Τζον Πόλσον, πρόεδρος και Portfolio
Manager της Paulson & Co, υποστηρίζοντας ότι όσο οι αναπτυξιακές πολιτικές της κυβέρνησης
του Κυριάκου Μητσοτάκη συνεχίζονται, η πορεία της οικονομίας θα έχει πολύ ευνοϊκό μέλλον.
Η ελληνική οικονομία είναι από τις ταχύτερα αναπτυσσόμενες στην Ευρώπη και το ποσοστό
ανεργίας είναι κάτω από 10%. Την ίδια ώρα, ο ελληνικός τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε
εξαιρετικά στέρεες βάσεις, αναφέρει μιλώντας στο «Βήμα» ο Πόλσον, που βλέπει να υπάρχουν
σημαντικά περιθώρια βελτίωσης των αποτιμήσεων, όπως και για πολλές ελληνικές
επιχειρήσεις, τα οποία θα αναδειχθούν στο ετήσιο συνέδριο για την ελληνική οικονομία και τις
επενδύσεις, που διοργανώνεται αύριο Δευτέρα από την Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Στην εκδήλωση, που έχει τίτλο «26ο Ετήσιο Φόρουμ της Capital Link για τις Επενδύσεις στην
Ελλάδα», θα παρευρεθούν κορυφαίοι αμερικανοί και διεθνείς επενδυτές, στελέχη διεθνών και
ελληνικών επιχειρήσεων, τραπεζών και οργανισμών, ανώτερα κυβερνητικά στελέχη καθώς και
στελέχη 23 εισηγμένων εταιρειών.
Ο κ. Πόλσον, που έχει έδρα τη Νέα Υόρκη και η περιουσία του φθάνει τα 3,8 δισ. δολάρια
σύμφωνα με το Forbes, ενώ ήταν από τα ονόματα που ακούστηκαν για το υπουργείο
Οικονομικών στην κυβέρνηση του Ντόναλντ Τραμπ, θα προλογίσει τον διοικητή της Τράπεζας
της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα, που θα εκφωνήσει την κύρια ομιλία και στον οποίο θα
απονεμηθεί το «Ελληνικό Βραβείο Ηγεσίας της Capital Link» για το 2024.
«Κατά τη γνώμη μου, το 2025 θα είναι πολύ ευνοϊκό για την Ευρώπη» τονίζει ο πρόεδρος και
Portfolio Manager της Paulson & Co, Τζον Πόλσον
Ο κόσμος φαίνεται να βρίσκεται σε μια μεταβατική περίοδο, κατά την οποία είναι ορατό το
φάσμα των προστατευτικών πολιτικών. Τι αλλαγές βλέπετε να έρχονται από τη νέα χρονιά,
τόσο στις ΗΠΑ όσο και στην Ευρώπη;
«Κατά τη γνώμη μου, το 2025 θα είναι πολύ ευνοϊκό για την Ευρώπη. Πιστεύω ότι ο πρόεδρος
Τραμπ θα κρατήσει την υπόσχεσή του να διαπραγματευτεί τον τερματισμό του πολέμου μεταξύ
Ρωσίας και Ουκρανίας. Ο τερματισμός αυτής της σύγκρουσης θα είναι πολύ επωφελής για την
ευρωπαϊκή οικονομία.
Πιστεύω επίσης ότι πολλές από τις αναπτυξιακές πολιτικές τις οποίες πρεσβεύει ο πρόεδρος
Τραμπ, όπως λιγότερες κρατικές δαπάνες, πιο αποτελεσματικές κυβερνήσεις, χαμηλότερους
φόρους, λιγότερες νομοθετικές ρυθμίσεις, χαμηλό κόστος ενέργειας – πολιτική παρόμοια με
εκείνη της κυβέρνησης Μητσοτάκη –, θα υιοθετηθούν και από άλλες ευρωπαϊκές κυβερνήσεις,
οδηγώντας σε ισχυρότερη ευρωπαϊκή ανάπτυξη. Εκείνοι που θα υιοθετήσουν αυτές τις
πολιτικές θα κάνουν ένα άλμα προς τα εμπρός. Οσοι δεν τις υιοθετήσουν θα μείνουν πίσω».
Πιστεύετε ότι ορισμένοι κίνδυνοι, κυρίως σε γεωπολιτικό επίπεδο, έχουν υποτιμηθεί από τις
κυβερνήσεις ή τις αγορές; Τι σας ανησυχεί περισσότερο;
«Ο μεγαλύτερος κίνδυνος για την Ευρώπη αυτή τη στιγμή είναι η συνέχιση και η κλιμάκωση
του πολέμου ανάμεσα στη Ρωσία και στην Ουκρανία. Οταν όμως αυτή η σύρραξη τελειώσει, η
Ευρώπη θα μπορεί να επικεντρωθεί στην οικονομική ανάπτυξη. Για να μη μείνει η Ευρώπη
πίσω από την Κίνα και τις ΗΠΑ, χρειάζεται να επικεντρωθεί περισσότερο στις επενδύσεις και
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στην αύξηση της παραγωγικότητας».
Επενδύσατε στην Ελλάδα ακόμη και όταν οι προοπτικές δεν ήταν τόσο ρόδινες. Πιστεύετε ότι η
κρίση ήταν μια ευκαιρία για την ελληνική οικονομία ή υπάρχουν τομείς που σας προκαλούν
ανησυχία;
«Οι πολιτικές του Κυριάκου Μητσοτάκη έχουν ωφελήσει πάρα πολύ την Ελλάδα. Υψηλότερη
ανάπτυξη, βελτίωση της απασχόλησης, αύξηση μισθών, ανάκαμψη των τιμών των ακινήτων,
άνοδος της μεταποίησης, τουρισμός σε επίπεδα ρεκόρ, υπεύθυνη δημοσιονομική διαχείριση
και ραγδαία μείωση του χρέους ως ποσοστού του ΑΕΠ έχουν αποφέρει ένα επιτυχημένο
καθεστώς επενδυτικής βαθμίδας στην Ελλάδα.
Η ελληνική οικονομία είναι από τις ταχύτερα αναπτυσσόμενες στην Ευρώπη και το ποσοστό
ανεργίας είναι κάτω από 10%. Εχουμε άλλα τρία γεμάτα χρόνια για να περιμένουμε
αποτελέσματα από την κυβέρνηση Μητσοτάκη και πολλά άλλα χρόνια επιτυχίας αν η διάδοχη
κυβέρνηση διατηρήσει τις ίδιες αναπτυξιακές πολιτικές.
Η μεγαλύτερη ανησυχία μου όμως είναι αν η Ελλάδα εκλέξει μια νέα κυβέρνηση η οποία θα
κάνει πίσω σε αυτές τις πολύ επιτυχημένες πολιτικές και αντ’ αυτών θα ακολουθήσει τις
προηγούμενες αποτυχημένες πολιτικές κυβερνήσεων του παρελθόντος. Δεν νομίζω όμως ότι
θα συμβεί κάτι τέτοιο γιατί τα αποτελέσματα ήταν πολύ καλά για να μην προχωρήσει η
Ελλάδα».
Υπάρχει κάτι που σας ανησυχεί στον ελληνικό τραπεζικό τομέα, στον οποίο δραστηριοποιείστε
ως επενδυτής; Πόσο συμμερίζεστε τις ανησυχίες σχετικά με τα υψηλά επίπεδα αναβαλλόμενης
φορολογίας (DTC);
«Ο ελληνικός τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε εξαιρετικά στέρεες βάσεις. Οι τράπεζες έχουν
υψηλά επίπεδα κεφαλαίου, υψηλή κερδοφορία και χαμηλά μη εξυπηρετούμενα δάνεια. Τώρα
αυξάνουν το χαρτοφυλάκιο δανείων στηρίζοντας την ελληνική οικονομία. Σίγουρα υπάρχει
περιθώριο για περαιτέρω βελτίωση των τιμών. Οσον αφορά την αποτίμηση, οι ελληνικές
τράπεζες είναι από τις φθηνότερες στον κόσμο. Η Πειραιώς, για παράδειγμα, διαπραγματεύεται
χαμηλότερα κατά τέσσερις φορές τα κέρδη της και έχει προβλεπόμενη μερισματική απόδοση
ενός έτους περίπου 12%.Πολλές άλλες ελληνικές εταιρείες εμφανίζονται ελκυστικά
αποτιμημένες στην αγορά. Οσο οι τρέχουσες πολιτικές παραμένουν σε ισχύ, οι τράπεζες, η
ελληνική οικονομία και η Ελλάδα θα έχουν πολύ ευνοϊκό μέλλον».
Εντυπη Εκδοση κυβέρνηση Κυριάκος Μητσοτάκης πόλεμος Ρωσία Ουκρανία Τραμπ
Ακολούθησε το Βήμα στο Google news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
Σχετικά άρθρα Private banking: Οι τράπεζες και η νέα τακτική τους – Πώς προσελκύουν
αποταμιευτές 27.11.2024, 07:20
DBRS: Η εκτίμηση για την ανάπτυξη στην Ελλάδα – Τι προβλέπει για την ανεργία 25.09.2024,
16:27
Μητσοτάκης: «Έρχεται παρέμβαση για τις τράπεζες» – Το ξαφνικό πρόβλημα στη μέση του
05.12.2024, 18:36
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Μητσοτάκης στο 26ο Capital Link Forum: Νέο ορόσημο για την Ελλάδα η αναβάθμιση
του Χ.Α. σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο πρωθυπουργός απηύθυνε μήνυμα προς του ξένους επενδυτές να συνεχίσουν να επενδύουν
στην Ελλάδα και να μοιραστούν τα οφέλη ενός έθνους που βρίσκεται σε ανοδική πορεία
Με το γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, ξεκίνησε τις εργασίες του το
26ο Capital Link Forum «Greece-Speeding Ahead Post Investment Upgrade» που
πραγματοποιείται στο Metropolitan Club στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Μητσοτάκης σημείωσε ότι έξι χρόνια διακυβέρνησης η Ελλάδα έχει σημειώσει
αξιοσημείωτη πρόοδο όσον αφορά στην αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, στη μείωση της
ανεργίας, στη μείωση του λόγου του χρέους προς το ΑΕΠ κι όλα αυτά χάρη σε μια
μεταρρυθμιστική ατζέντα με οικονομικό μετασχηματισμό, μείωση της φορολογίας και την
πολιτική σταθερότητα.
Χριστίνα Ρωμηού
Ακολουθεί το μήνυμα του πρωθυπουργού:
Αγαπητοί φίλοι,
Κυρίες και κύριοι,
Είναι χαρά μου να απευθύνομαι και πάλι σε εσάς στο ετήσιο συνέδριο της Capital Link. Καθώς
σηματοδοτούμε την έκτη μας χρονιά  στην κυβέρνηση, είναι η κατάλληλη στιγμή για να
αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που θα μας καθοδηγήσει προς
τα εμπρός. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη θέση των οικονομιών της ζώνης του ευρώ
όσον αφορά το κατά κεφαλήν ΑΕΠ, με ανάπτυξη – σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και
2023. 
Η ανεργία συνεχίζει να ακολουθεί πτωτική πορεία, μειωμένη κατά περίπου οκτώ ποσοστιαίες
μονάδες κατά τη διάρκεια της δικής μας διακυβέρνησης, σηματοδοτώντας τη σημαντικότερη
μείωση στην ΕΕ και ο λόγος του χρέους μας προς το ΑΕΠ έχει δει τη μεγαλύτερη μείωση από
κάθε άλλη χώρα της ΕΕ από το 2019 έως το 2023. Τα επιτεύγματα αυτά έχουν υποστηριχθεί
από μια ισχυρή μεταρρυθμιστική ατζέντα, δίνοντας έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό,
τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, το Economist Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Και το 2024, προέβλεψαν
ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων  παγκοσμίως σε ο,τι αφορά τις  επιδόσεις
κατά την επόμενη πενταετία. Είμαστε υπερήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί. Αλλά υπάρχουν κι
άλλα που πρέπει να γίνουν.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε και πάλι τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά ακόμα
μια ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη σωρευτική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους, η Ελλάδα τους μειώνει. 
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις λίγες χώρες που έχουν πλήρως συνδεδεμένα μηχανήματα POS με ταμειακές
μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην ΑΑΔΕ.
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό διαρθρωτικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα.
Από το 2024 έως το 2028, προβλέπουμε ένα συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο της τάξης του
-1% του ΑΕΠ ετησίως και ένα πρωτογενές ισοζύγιο σταθερό γύρω στο +2,5%, θέτοντας τις
βάσεις για τη μείωση του ακαθάριστου χρέους μας προς το ΑΕΠ κατά άλλες 20 μονάδες. Οι
αγορές ομολόγων το έχουν λάβει αυτό υπόψη τους. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν
τιμολογούνται πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ζώνης του ευρώ. 
Πριν από μερικά χρόνια, υποσχέθηκα ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την επενδυτική βαθμίδα – και
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πέρυσι το κατάφερε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται στο δρόμο προς
ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης
αγοράς.
 Όταν μίλησα σε αυτό το συνέδριο για πρώτη φορά το 2019, περιέγραψα το όραμα της
κυβέρνησής μου και απηύθυνα πρόσκληση να συμμετάσχετε μαζί μας και να μοιραστείτε την
επιτυχία αυτού του ταξιδιού. Από τότε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία υπεραποδίδουν
σταθερά.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από το να τελειώσει. Σας καλώ να μείνετε
μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τα οφέλη ενός έθνους
που βρίσκεται σε ανοδική πορεία.
Τα καλύτερα έρχονται ακόμη.
Σας ευχαριστώ.
Κυριάκος Μητσοτάκης
Χριστίνα Ρωμηού
Διαβάστε ακόμη
«Ψωνίζουν» μπλε τιμολόγια οι καταναλωτές για να αποφύγουν τη μεταβλητότητα των τιμών
JP Morgan: Yψηλότερες τιμές στόχοι για τις ελληνικές τράπεζες – Νέες εκτιμήσεις για τα κέρδη
ανά μετοχή
Εξαγορά της Nutree από την Καραμολέγκος
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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ΧΑ: Οριακή πτώση στις 1.456 μονάδες - ΕΛΠΕ (+2,46%) 7,07e, Μetlen (+0,06%) 32,3e,
ΔΕΗ 11,85e (-0,17%)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στη Wall Street, τα futures του Dow Jones κινούνται στο -0,05%, του S&P 500 στο -0,15% και
του Nasdaq στο -0,20%
O Γενικός Δείκτης στο ελληνικό χρηματιστήριο κινείται με οριακή πτώση 0,02% στις 1.456
μονάδες, έχοντας υψηλό στις 1.460,52 μονάδες και χαμηλό τις 1.450,68 μονάδες.
Ψυχραιμία καταγράφεται στο ελληνικό χρηματιστήριο στη σημερινή συνεδρίαση, με μεικτές
τάσεις σε τράπεζες και μη τραπεζικά blue chips, με τις εξελίξεις στη Συρία να αυξάνουν το
γεωπολιτικό κίνδυνο
Ο Γενικός Δείκτης συμπλήρωσε πέντε συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις με κέρδη +4,52%
ενώ ο Τραπεζικός Δείκτης στο ίδιο διάστημα υπεραποδίδει με άνοδο +11,45%.
Τα σημαντικά κέρδη των προηγούμενων ημερών οδηγούν και εύλογα σε κάποιες επιλεκτικές
κινήσεις κατοχύρωσης κερδών οι οποίες προς το παρόν απορροφώνται με ευκολία.
Η επιφυλακτικότητα επιστρέφει με τις εξελίξεις στη Συρία να αυξάνουν το ρίσκο, ενώ αδιάφορη
κρίνεται από ορισμένους αναλυτές η αναβάθμιση της αξιολόγησης της χώρας από τη Scope
Ratings.
Οι ενεργειακές μετοχές κινούνται ως εξής:
Ο AΔMHE ενισχύεται 0,2% στα 2,45 ευρώ με όγκο συναλλαγών 46.000
H ΔΕΗ υποχωρεί 0,25% στα 11,84 ευρώ με όγκο συναλλαγών 172.000
Η Motor Oil ενισχύεται 0,2% στα 20,18 ευρώ με όγκο συναλλαγών 85.000
Η Μetlen ενισχύεται 0,19% στα 32,34 ευρώ με συναλλαγές 59.000
Η HELLENiQ ENERGY ενισχύεται 2,54% στα 7,07 ευρώ με όγκο συναλλαγών 122.000
Η Cenergy Holding υποχωρεί 1,96% στο 8,99 ευρώ με όγκο συναλλαγών 66.000
Η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ αμετάβλητη στα 18,72 ευρώ με όγκο συναλλαγών 27.000
Η ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή σταθερή στα 19,82 ευρώ με όγκο συναλλαγών 16.000
Η ΒΙΟΧΑΛΚΟ ενισχύεται 1,29% στα 5,48 ευρώ με όγκο συναλλαγών 65.000
Η ΕΛΧΑ  υποχωρεί 1,45% στα 1,9 ευρώ με όγκο συναλλαγών 66.000
Η ΤΙΤΑΝ υποχωρεί 1,14% στα 39,1 ευρώ με όγκο συναλλαγών 21.000
Η ΕΛΛΑΚΤΩΡ ενισχύεται 0,11% στα 1,79 ευρώ με 49.000 συναλλαγές
Η ΙΝΤΡΑΚΑΤ υποχωρεί 1,15%  στα 4,72 ευρώ με όγκο συναλλαγών 35.000
Η Quest ενισχύεται 0,52% στα 5,77 ευρώ με συναλλαγές 9.000
Εικόνα αγοράς
Στο επίκεντρο θα βρεθούν και πάλι οι τράπεζες, καθώς φουντώνουν οι πληροφορίες για
κινήσεις από την κυβέρνηση προκειμένου να μειωθούν οι προμήθειες
Επίσης σήμερα (9/12) ξεκινάει ένα ακόμη road show, αυτό της Capital Link στη Νέα Υόρκη που
μετά αρκετές δεκαετίες παρουσίας και η αγορά περιμένει να δει το αποτέλεσμα που θα έχει στο
ταμπλό, με δεδομένη τη βελτίωση του επενδυτικού κλίματος μετά το road show του Λονδίνου
και την αναβάθμιση από τη Scope.
Ήπιες ανοδικές τάσεις στις ευρωπαϊκές αγορές
Ήπιες ανοδικές τάσεις καταγράφονται σήμερα 9/12 καθώς οι επενδυτές αναμένουν τη
δημοσιοποίηση της έρευνας εμπιστοσύνης των επενδυτών της Ευρωζώνης από την Sentix.
Κατά τη διάρκεια του Σαββατοκύριακου, η γεωπολιτική βρέθηκε στο επίκεντρο. Ο πρόεδρος
της Νότιας Κορέας Yoon Suk Yeol αντιμετώπισε με επιτυχία μια απόπειρα καθαίρεσης, ενώ ο
Σύρος πρόεδρος  Bashar al-Assad βρήκε καταφύγιο στη Ρωσία αφού αναγκάστηκε να
εγκαταλείψει τη χώρα του όταν οι δυνάμεις των ανταρτών προχώρησαν στην πρωτεύουσα.
Άνοδος καταγράφεται στις τιμές του πετρελαίου με το brent να διαμορφώνεται στα 71,95 δολ.
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το βαρέλι στο +1,2% και του αμερικανικού αργού στα 68,10 δολ. το βαρέλι στο +1,3%.
Πτώση -1,8% καταγράφεται και στις τιμές του φυσικού αερίου, με το ολλανδικό TTF Ιανουαρίου
στα 45,65 ευρώ.
Ειδικότερα, ο δείκτης Dax στη Γερμανία βρίσκεται στο -0,05%, ο δείκτης CAC στο Παρίσι στο
+0,40%, ο δείκτης FTSE MIB στο -0,30%, ο δείκτης IBEX 35 στην Ισπανία στο -0,20% και ο
FTSE 100 στο Λονδίνο στο +0,25%.
Στη Wall Street, τα futures του Dow Jones κινούνται στο -0,05%, του S&P 500 στο -0,15% και
του Nasdaq στο -0,20%.
www.worldenergynews.gr
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Χρηματιστήριο: Αφήνουν το πόδι από το… γκάζι οι αγοραστές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μικρές μεταβολές για τον Γενικό Δείκτη - Επιστρέφει στα 7,5 ευρώ η Εθνική
Γεράσιμος Χιόνης • [email protected]
Στασιμότητα επικρατεί σήμερα (9/12) στο Χρηματιστήριο Αθηνών, με τους αγοραστές να
κάνουν ένα… διάλειμμα μετά το πενθήμερο ανοδικό σερί (+4,5%) και τους πωλητές να
επιδίδονται σε περιορισμένες ρευστοποιήσεις.
Βέβαια, το κλίμα στην ελληνική αγορά παραμένει θετικό, λαμβάνοντας ώθηση κι από την
αναβάθμιση – έκπληξη του γερμανικού οίκου Scope. Σήμερα και αύριο, παράλληλα,
πραγματοποιείται το καθιερωμένο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη, το οποίο έρχεται
μία εβδομάδα μετά την επιτυχία του Λονδίνου.
Κι όλα αυτά, ενόσω απομένουν μόλις 15 συνεδριάσεις έως το τέλος του 2024, με τη φετινή
μέση απόδοση να κυμαίνεται τουλάχιστον στο +12%, κάτι που σημαίνει ότι εκτός απροόπτου η
Αθήνα θα επιτύχει την 4η συνεχόμενη κερδοφόρα χρηματιστηριακή σεζόν.  
Συγκεκριμένα, στην 1η συνεδρίαση της νέας εβδομάδας, ο Γενικός Δείκτης σημειώνει
ανεπαίσθητη πτώση κατά 0,02% και διαμορφώνεται στις 1.456,42 μονάδες, μένοντας σχεδόν
αμετάβλητος σε σχέση με το κλείσιμο της Παρασκευής (1.456,52 μονάδες).
Το τόξο των ημερήσιων διακυμάνσεων εκτείνεται σε 11 μονάδες (από 1.450,68 έως 1.461,20
μονάδες), με τον τζίρο των συναλλαγών να κυμαίνεται στα 48 εκατ. ευρώ, εκ των οποίων τα
2,2 εκατ. ευρώ αφορούν προσυμφωνημένα πακέτα.
Στο ταμπλό, τώρα, η Helleniq Energy ανακτά τα 7 ευρώ μετά το deal για την Elpedison, ενώ η
Εθνική διευρύνεται άνω του 1% και επιστρέφει στα 7,5 ευρώ (τιμή του placement). Από την
άλλη πλευρά, Alpha και Coca – Cola οπισθοχωρούν κατά έως 0,8%.
Καματάκης: Το παραμύθι και τα… παραμύθια της «ελληνικής Apple»
Με τον Γενικό Δείκτη να έχει επιστρέψει άνω των 1.450 μονάδων για πρώτη φορά από τα τέλη
του Σεπτεμβρίου, το ερώτημα των περισσότερων αναλυτών, οι οποίοι αναμφίβολα έχουν
πάρουν… θάρρος από το βελτιωμένο κλίμα στο ταμπλό, είναι κατά πόσο το Χρηματιστήριο
Αθηνών προλαβαίνει να ανακτήσει τις «κορυφές» των 1.502 μονάδων (αγνοούνται από τον
Μάιο) έως το τέλος του 2024, προκειμένου να αποχαιρετήσει ιδανικά τη φετινή σεζόν.
Μπορεί οι εναπομείνασες συνεδριάσεις να μην είναι πολλές σε αριθμό (12 έως τα
Χριστούγεννα και 15 έως την Πρωτοχρονιά), αλλά η βραχυπρόθεσμη ψυχολογία αφήνει όλα τα
σενάρια ανοιχτά. Ιδίως αν αναλογιστούμε το πατροπαράδοτο «έθιμο» του Santa-Claus ή
year-end ράλι, το οποίο βοηθά τους traders να βελτιώσουν τις αποδόσεις των χαρτοφυλακίων
τους. Βέβαια, ας μην ξεχνάμε ότι ο τζίρος των τελευταίων συνεδριάσεων του έτους συνηθίζεται
να υποχωρεί σε επίπεδα αισθητά κάτω των 100 εκατ. ευρώ -εξέλιξη μάλλον αποθαρρυντική για
την προσπάθεια επίτευξης ενός νέου ρεκόρ.
Σε κάθε περίπτωση, οι περισσότερες ενδείξεις, παρά τις γεωπολιτικές (και όχι μόνο)
προκλήσεις στο εξωτερικό, είναι με το μέρος των αγοραστών. Game changer, όπως
αποδείχθηκε καθ’ όλη τη διάρκεια της προηγούμενης εβδομάδας, αποτελεί η «αφύπνιση» των
τραπεζών, καθώς η επίσημη διάψευση των σεναρίων περί έκτακτης φορολόγησης έχει
απελευθερώσει σημαντικές δυνάμεις, οι οποίες όχι μόνο έχουν οδηγήσει σε ανάκαμψη από τα
πρόσφατα ναδίρ, αλλά έχουν γεφυρώσει το μεγαλύτερο μέρος της απόστασης από τις φετινές
«κορυφές». Και όπως συμβαίνει κάθε φορά, όταν οι τράπεζες ανεβαίνουν, αυτομάτως
ανεβαίνει και η υπόλοιπη αγορά.
Η επιστροφή της συνολικής κεφαλαιοποίησης σε επίπεδα άνω των 100 δισ. ευρώ, καθώς και η
επαναφορά των φετινών αποδόσεων σε διψήφια επίπεδα (+12,6%) αποτελούν ενδεικτικά
σημάδια της βελτιωμένης ψυχολογίας, η οποία εξακολουθεί να μην επηρεάζεται από τις

https://www.naftemporiki.gr/finance/markets/1851037/chrimatistirio-afinoyn-to-podi-apo-to-gkazi-oi-agorastes/


https://www.naftemporiki.gr/

 Publication date: 09/12/2024 14:09

 Similar Stats ranking (Greece): 35

 link

εξωγενείς αναταράξεις. Άλλωστε, παρά την πρόσφατη άνοδο, είναι κοινό μυστικό ότι οι
αποτιμήσεις των εισηγμένων παραμένουν ελκυστικές, απολαμβάνοντας σημαντικό discount σε
σχέση με τις ομοειδείς εταιρείες στην Ευρώπη -πόσο μάλλον στις ΗΠΑ.
Αυτήν την στιγμή, η ελληνική αγορά καλείται να διανύσει περίπου 50 μονάδες ή αλλιώς 3,2%
προκειμένου να φθάσει στον πολυπόθητο στόχο. Ωστόσο, είτε τα καταφέρει είτε όχι, δεν
πρέπει να παραβλέπουμε το γεγονός ότι το Χ.Α. θα αποχαιρετήσει, εκτός συγκλονιστικού
απροόπτου, το 4ο συνεχόμενο κερδοφόρο έτος, καταγράφοντας σωρευτική μεταβολή σχεδόν
100% μέσα σ’ αυτήν την τετραετία, καθώς μην ξεχνάμε ότι ο Γ.Δ. βρισκόταν μόλις στις 736
μονάδες στα τέλη του 2020. Η βελτίωση είναι θεαματική, όπως επίσης και οι αποδόσεις που
έχουν εξασφαλίσει όσοι θαρραλέοι επενδυτές αγόρασαν μέσα στο πανδημικό 2020.
Από την άλλη πλευρά, βεβαίως, όλα τα παραπάνω δεν αποτελούν άλλοθι για να κάνουμε τα
στραβά… μάτια στους κινδύνους και στις ανορθογραφίες. Μπορεί οι αποτιμήσεις να είναι
ελκυστικές, τα μερίσματα να εξελίσσονται απολύτως ικανοποιητικά (πέριξ ή και υψηλότερα των
4 δισ. ευρώ) και οι αποδόσεις να αποδεικνύονται γενναιόδωρες, αλλά η απουσία ενός
δυναμικού εγχώριου επενδυτικού κοινού αποτελεί εγγενές πρόβλημα, το οποίο χρήζει
αντιμετώπισης, προκειμένου να αλλάξουμε επίπεδο. Την ίδια στιγμή, η ευαισθησία των
ελληνικών μετοχών σε αρνητικά συμβάντα από το εξωτερικό, θα πρέπει πάντα να λαμβάνεται
υπόψη.
Στο εξωτερικό, τώρα, οι αγορές σπεύδουν να αποτιμήσουν τις εξελίξεις στη Συρία, μετά την
ανατροπή του Άσαντ και τις νέες ισορροπίες στην ευαίσθητη περιοχή της Μέσης Ανατολής.
Την ίδια στιγμή, η προσοχή στρέφεται και στη συνεδρίαση της ΕΚΤ την προσεχή Πέμπτη, με το
σενάριο της νέας μείωσης επιτοκίων να είναι «κλειδωμένο».
Κάπως έτσι, ο πανευρωπαϊκός Stoxx 600 είναι αμετάβλητος στις 520 μονάδες, με τον
γερμανικό DAX να αφομοιώνει τα επίπεδα ρεκόρ (20.350 μονάδες) και τον γαλλικό CAC να
κερδίζει 0,5%, παρά την πολιτική αβεβαιότητα. Στην άλλη πλευρά του Ατλαντικού, τα
προσυμβόλαια της Wall Street εμφανίζουν οριακές μεταβολές.
Η γυναίκα που άλλαξε μια τράπεζα – Από την καχυποψία του παρελθόντος στους
«δισεκατομμυριούχους» του σήμερα
(Τα παραπάνω αποτελούν προϊόν δημοσιογραφικής έρευνας και δεν συνιστούν προτροπή για
αγορά, πώληση ή διακράτηση οποιασδήποτε μετοχής)
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό πρόσημο με τις 1.460 μονάδες στον ορίζοντα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ευεργετικά λειτουργεί η αναβάθμιση της ελληνικής οικονομίας από την Scope Ratings – Στο
26ο ετήσιο συνέδριο της Capital Link η προσοχή των επενδυτών
Με ισχυρές πιέσεις ξεκίνησε η συνεδρίαση της Δευτέρας στο ελληνικό χρηματιστήριο, οι οποίες
ωστόσο «απορροφήθηκαν» γρήγορα, με αποτέλεσμα να διατηρείται το θετικό πρόσημο για
έκτη διαδοχική ημέρα.
Ειδικότερα, ο Γενικός Δείκτης ενισχύεται κατά +0,21% στις 1.459,61 μονάδες, με το υψηλό
ημέρας να εντοπίζεται στις 1.459,91 μονάδες και το χαμηλό ημέρας στις 1.450,68 μονάδες.
Άξιο αναφοράς το νέο ράλι (τέταρτη ημέρα ισχυρών κερδών) που κάνει η Attica Bank, η οποία
«σκαρφαλώνει» κατά +3,8% στο 0,71 ευρώ.
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια. Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την
Capital Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών»
δίνουν 23 εισηγμένες.
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τις πρόσφατες
γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον αφορά την εγχώρια αγορά, οι
μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες χωρίς το δικαίωμα στην
επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η προσαρμοσμένη τιμή
εκκίνησης.
Διαβάστε αναλυτικά στο newmoney.gr
ΠΗΓΗ protothema
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Χρηματιστήριο: Στις 1.458,79 μονάδες ο Γενικός Δείκτης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Voria.gr
09/12/2024
13:03
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο
Με ισχυρές πιέσεις ξεκίνησε η συνεδρίαση της Δευτέρας στο ελληνικό χρηματιστήριο, οι οποίες
ωστόσο «απορροφήθηκαν» γρήγορα, με αποτέλεσμα να διατηρείται το θετικό πρόσημο για
έκτη διαδοχική ημέρα.
Ειδικότερα, ο Γενικός Δείκτης ενισχύεται κατά +0,21% στις 1.459,61 μονάδες, με το υψηλό
ημέρας να εντοπίζεται στις 1.459,91 μονάδες και το χαμηλό ημέρας στις 1.450,68 μονάδες.
Άξιο αναφοράς το νέο ράλι (τέταρτη ημέρα ισχυρών κερδών) που κάνει η Attica Bank, η οποία
«σκαρφαλώνει» κατά +3,8% στο 0,71 ευρώ.
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια. Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την
Capital Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών»
δίνουν 23 εισηγμένες.
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τις πρόσφατες
γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον αφορά την εγχώρια αγορά, οι
μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες χωρίς το δικαίωμα στην
επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η προσαρμοσμένη τιμή
εκκίνησης.
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό πρόσημο με τις 1.460 μονάδες στον ορίζοντα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με ισχυρές πιέσεις ξεκίνησε η συνεδρίαση της Δευτέρας στο ελληνικό χρηματιστήριο, οι οποίες
ωστόσο «απορροφήθηκαν» γρήγορα, με αποτέλεσμα να διατηρείται το θετικό πρόσημο για
έκτη διαδοχική ημέρα. Ειδικότερα, ο Γενικός Δείκτης ενισχύεται κατά +0,21% στις 1.459,61
μονάδες, με το υψηλό ημέρας να εντοπίζεται στις 1.459,91 μονάδες και το χαμηλό ημέρας στις
1.450,68 μονάδες. Άξιο αναφοράς το νέο ράλι (τέταρτη ημέρα ισχυρών κερδών) που κάνει η
Attica Bank, η οποία «σκαρφαλώνει» κατά +3,8% στο 0,71 ευρώ.
 
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια. Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την
Capital Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών»
δίνουν 23 εισηγμένες. Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται
σήμερα τα χρηματιστήρια σε παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των
επενδυτών για τις πρόσφατες γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον
αφορά την εγχώρια αγορά, οι μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες
χωρίς το δικαίωμα στην επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η
προσαρμοσμένη τιμή εκκίνησης.
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Χρηματιστήριο: Mε ποιες μετοχές μπορεί και το 6Χ6 – Aνοδικά ΕΤΕ, Αττικής, ΕΛΠΕ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σήμερα και αύριο το συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη με συμμετοχή 22 εισηγμένων
Στ. Κ. Χαρίτος Χρηματιστήριο Αθηνών
Μικρό άδειασμα στις 1456 μονάδες και κίνηση προς τις 1460 ακολουθώντας τις ευρωπαϊκές
αγορές και με πίστη στο 6Χ6.
Σήμερα και αύριο το συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη με συμμετοχή 22 εισηγμένων. Η
προηγούμενη εβδομάδα ολοκληρώθηκε στο ΧΑ με υπέρβαση του εκτιμώμενου άνω εύρους
τιμών των 1450 μονάδων.
Θετικό επενδυτικό κλίμα επικράτησε και σε ολόκληρη την Ευρώπη παρόλο που η γεωπολιτική
ένταση αποτελεί πλέον ένα μόνιμο σημαντικό πτωτικό ρίσκο για τις αγορές της.
Η εβδομάδα που ξεκινά περιέχει κρίσιμα μακροοικονομικά στοιχεία, όπως ο πληθωρισμός
Νοεμβρίου στη Γερμανία αύριο, στις ΗΠΑ την Τετάρτη και στην Γαλλία την Παρασκευή.
Επιπλέον, συνεδριάζουν, πέραν της ΕΚΤ, και οι κεντρικές τράπεζες του Καναδά, της Ελβετίας
και Βραζιλίας. Η ΕΚΤ αναμένεται να μειώσει τα επιτόκια κατά 25 μβ την Πέμπτη στο 3,0%.
Η σημερινή ατζέντα περιορίζεται στα αποθέματα χονδρικής Οκτωβρίου (τελευταία μέτρηση) και
τις προσδοκίες για τον πληθωρισμό τους επόμενους 12 μήνες από την Federal Reserve Bank
of New York, στοιχεία τα οποία θα ανακοινωθούν στο κλείσιμο του ΧΑ.
Ο ΓΔΧΑ έχει ανοδικά περιθώρια μέχρι τις 1530 μονάδες κατά το μέγιστο, ενώ η κρισιμότερη
στήριξη εντοπίζεται στην περιοχή των 1400 μονάδων, όπως παρατηρεί η Depolas
Investments.
Η αγορά άνοιξε -0,15%, ενώ αυτή την ώρα ο δείκτης κινείται στα επίπεδα των 1459 μονάδων
με 0,17%. Μικρή διόρθωση στο 1,64 ευρώ για την Άλφα, στα 7,47 ευρώ σκαρφαλώνει πάλι η
ΕΤΕ, μικρές απώλειες στα 2,23 ευρώ η Eurobank και -0,31% η Πειραιώς στα 3,86 ευρώ.
Αντίδραση 1,1% βγάζει η Κύπρου στα 4,56 ευρώ.
Από εκεί και πέρα πάνω από τα 10 ευρώ η Aegean, πάνω από 2% η αντίδραση που βγάζει η
Βιοχάλκο, +3,5% η Αττικής στα 70 λεπτά, στα 11,92 ευρώ σκαρφαλώνει η ΔΕΗ, +1,96% τα
ΕΛΠΕ, πάνω από τα 7 ευρώ, θετικό πρόσημο στην ΜΟΗ, στα 20,30 ευρώ, στα 15,11 ο ΟΤΕ
με +0,40% και ο Μυτιληναίος στα 32,36 ευρώ.
Πιέσεις 0,82% στον ΟΠΑΠ. Κάποιες εντολές αγορών σε Πλαστικά Θράκης, Προντέα, Profile και
Revoil.
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Άμεση ανάκτηση δυνάμεων με τις 1.460 μονάδες στον ορίζοντα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Νέο ράλι για την Attica Bank - Ευεργετικά λειτουργεί η αναβάθμιση της ελληνικής οικονομίας
από την Scope Ratings - Στο 26ο ετήσιο συνέδριο της Capital Link η προσοχή των επενδυτών
Η συνεδρίαση της Δευτέρας στο ελληνικό χρηματιστήριο ξεκίνησε με ισχυρές πιέσεις, οι οποίες
ωστόσο «απορροφήθηκαν» γρήγορα, με αποτέλεσμα να διατηρείται το θετικό πρόσημο για
έκτη διαδοχική ημέρα. Επιτεύξιμος στόχος αποτελούν πλέον οι 1.460 μονάδες.
Ειδικότερα, ο Γενικός Δείκτης ενισχύεται κατά +0,21% στις 1.459,61 μονάδες, με το υψηλό
ημέρας να εντοπίζεται στις 1.459,91 μονάδες και το χαμηλό ημέρας στις 1.450,68 μονάδες.
Άξιο αναφοράς το νέο ράλι (τέταρτη ημέρα ισχυρών κερδών) που κάνει η Attica Bank, η οποία
«σκαρφαλώνει» κατά +3,8% στο 0,71 ευρώ.
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια. Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την
Capital Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών»
δίνουν 23 εισηγμένες.
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τις πρόσφατες
γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον αφορά την εγχώρια αγορά, οι
μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες χωρίς το δικαίωμα στην
επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η προσαρμοσμένη τιμή
εκκίνησης.
Ήπιες οι μεταβολές στο ταμπλό
Κέρδη +0,35% σημειώνει ο τραπεζικός δείκτης, ο οποίος διαπραγματεύεται στις 1.285,32
μονάδες. Ο FTSE 25 (υψηλής κεφαλαιοποίησης) κινείται ανοδικά κατά +0,12% στις 3.556,04
μονάδες και ο Mid Cap (μεσαίας κεφαλαιοποίησης) ενισχύεται κατά +0,1% στις 2.300,75
μονάδες.
Η συναλλακτική δραστηριότητα «αγγίζει» τα 9,238 εκατ. ευρώ, εκ των οποίων το 1,548 εκατ.
ευρώ αφορά σε πακέτα. Μεικτό τζίρο άνω των 2 εκατ. ευρώ κάνουν η Eurobank και η ΕΤΕ. Στα
102,839 δισ. ευρώ ανέρχεται η κεφαλαιοποίηση της αγοράς. Θετικά πρόσημα καταγράφουν 62
μετοχές, έναντι 17 που υποχωρούν και 16 που μένουν χωρίς μεταβολή.
Στις συστημικές τράπεζες, η Εθνική ενισχύεται κατά +0,75% στα 7,516 ευρώ και η Eurobank
ακολουθεί στο +0,72% και τα 2,252 ευρώ. Από την άλλη πλευρά, η Alpha Bank χάνει -0,46%
στο 1,6355 ευρώ και η Πειραιώς κινείται πτωτικά κατά -0,15% στα 3,87 ευρώ.
Το πενθήμερο ράλι και το ρεκόρ 9ετίας της Eurobank
Η καλύτερη εβδομάδα σε «βάθος» περίπου 1,5 έτους ήταν η πρώτη του Δεκεμβρίου, με τον
Γενικό Δείκτη να «αναρριχάται» κατά +4,52% μέσα σε πέντε ημέρες και να οδηγείται από τα
επίπεδα υπό των 1.400 μονάδων στη ζώνη των 1.450-1.460 μονάδων. Πρόκειται για τα
ισχυρότερα εβδομαδιαία κέρδη των τελευταίων 17 μηνών και συγκεκριμένα από το πενθήμερο
22-26 Μαΐου 2023. Σε λίγο πάνω από -3% υπολογίζεται πλέον η απόσταση από τις φετινές
κορυφές των 1.500+ μονάδων. Η απόδοση του ΓΔ εντός του 2024 «αγγίζει» το +12,63%.
Οι τράπεζες ήταν εκείνες που ηγήθηκαν του χρηματιστηριακού σερί, με τον κλαδικό δείκτη να
«μαζεύει» κέρδη της τάξης των 130+ μονάδων ή του +11,45% την προηγούμενη εβδομάδα.
Αυτό σημαίνει ότι ο τραπεζικός δείκτης «ανέβηκε» από την επικίνδυνη ζώνη των 1.150
μονάδων σε αυτή των 1.280 μονάδων. Στις 1.350 μονάδες εντοπίζεται το υψηλό έτους. Τα
φετινά κέρδη του τραπεζικού δείκτη ανέρχονται σε +20,65%.
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Κοντά σε κορυφές που έχει να πιάσει εδώ και 9 χρόνια έκλεισε η Eurobank την περασμένη
Παρασκευή. Ειδικότερα, βρέθηκε στα 2,236 ευρώ και έως τα 2,26 ευρώ στα υψηλά ημέρας. Τα
φετινά ρεκόρ εντοπίζονται στα 2,24 ευρώ (κλείσιμο 22ας Ιουλίου) και στα 2,263 ευρώ
(ενδοσυνεδριακό – 23 Ιουλίου). Ακολουθούν τα 2,4 ευρώ της 17ης Νοεμβρίου 2015. Η μετοχή
έχει ενισχυθεί κατά +11,8% το τελευταίο πενθήμερο και κατά +38,88% φέτος. Στα 8,221 δισ.
ευρώ διαμορφώνεται η χρηματιστηριακή της αξία.
Σε υψηλό 4μήνου η Alpha Bank, φτάνοντας αισίως στο 1,643 ευρώ που ήταν και το υψηλό
ημέρας. Επόμενο ορόσημο αποτελεί το 1,691 ευρώ της 1ης Αυγούστου. Μέσα σε πέντε ημέρες
έχει αποκομίσει κέρδη της τάξης του +12%, με αποτέλεσμα τα φετινά κέρδη του τραπεζικού
τίτλου να διαμορφώνονται σε +6,76%. Στα 3,865 δισ. ευρώ η κεφαλαιοποίηση.
Ένα «βήμα» πιο κοντά στην τιμή του placement (4 ευρώ), που πραγματοποιήθηκε τον
περασμένο Μάρτιο, έκανε η Τράπεζα Πειραιώς. Μέσα σε πέντε συνεδριάσεις ενισχύθηκε κατά
+11,86% και «σκαρφάλωσε» από τα 3,465 ευρώ στα 3,876 ευρώ. Στο -8,15% έχει
«ψαλιδιστεί» η διαφορά από το φετινό ρεκόρ των 4,22 ευρώ. Η άνοδος εντός του 2024
καθορίζεται σε +21,13% και η αποτίμηση στα 4,846 δισ. ευρώ.
Ράλι +26,67% έχει «τρέξει» η Attica Bank το τελευταίο τριήμερο, δηλαδή από τότε που
εισήχθησαν σε διαπραγμάτευση οι νέες μετοχές. Η ισχυρή άνοδος της τραπεζικής μετοχής
συνοδεύεται από τζίρους πέριξ των 2 με 4 εκατ. ευρώ. Στο 1,106 δισ. ευρώ η κεφαλαιοποίηση
του πέμπτου τραπεζικού πυλώνα. Την ερχόμενη Πέμπτη 12 Δεκεμβρίου θα δημοσιεύσει τα
οικονομικά αποτελέσματα γ’ τριμήνου και 9μήνου.
Οι αγοραστές έχουν το προβάδισμα στα διεθνή χρηματιστήρια
Στη Wall Street νέα ρεκόρ «χτύπησαν» ο S&P 500 και ο Nasdaq, με τον πρώτο να οδεύει προς
την καλύτερη ετήσια επίδοση από το 2019. Ήπια καθοδικό ξεκίνημα προμηνύουν τα futures
των βασικών δεικτών, με το βλέμμα στα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή Νοεμβρίου στις ΗΠΑ
(ανακοινώνονται την ερχόμενη Τετάρτη).
Σε θετικό έδαφος κινούνται σήμερα τα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να
διαπραγματεύεται στο +0,3% και τις 522 μονάδες. Κέρδη +0,2% για τον γερμανικό DAX, ο
οποίος οδεύει προς νέο ιστορικό υψηλό, ενώ ο γαλλικός CAC 40 κινείται υψηλότερα κατά
+0,9%. Στην ετυμηγορία της ΕΚΤ την ερχόμενη Πέμπτη εστιάζουν οι traders, με την κεντρική
τράπεζα να αναμένεται ότι θα μειώσει το βασικό επιτόκιο κατά 25 μονάδες βάσης, στο 3%.
Μεικτή η εικόνα στα κυριότερα χρηματιστήρια της Ασίας. Θετικά πρόσημα για τους δείκτες σε
Χονγκ Κονγκ (+2,76%), Ιαπωνία και Αυστραλία, αρνητικά για τους αντίστοιχους στην Κίνα.
«Βουτιά» -2,8% σημείωσε ο Kospi στη Νότια Κορέα, εν μέσω πολιτικής αναταραχής στη χώρα.
Διαβάστε ακόμη
HELLENiQ ENERGY: Συμφωνία για εξαγορά του 50% της Elpedison – Στα €164 εκατ. το
τίμημα
Πλειστηριασμοί: Εβδομάδα με Ράδιο Κορασίδη, οικογένεια Τσαντίλη και…Ποδηλατούπολη
(pics)
Capital Link – 26ο ετήσιο συνέδριο «Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade»: Οι
ευκαιρίες μετά την επενδυτική βαθμίδα
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Θετικό πρόσημο με τις 1.460 μονάδες στον ορίζοντα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο Αθηνών
Γενικός Δείκτης
Με ισχυρές πιέσεις ξεκίνησε η συνεδρίαση της Δευτέρας στο ελληνικό χρηματιστήριο, οι οποίες
ωστόσο «απορροφήθηκαν» γρήγορα, με αποτέλεσμα να διατηρείται το θετικό πρόσημο για
έκτη διαδοχική ημέρα.
Ειδικότερα, ο Γενικός Δείκτης ενισχύεται κατά +0,21% στις 1.459,61 μονάδες, με το υψηλό
ημέρας να εντοπίζεται στις 1.459,91 μονάδες και το χαμηλό ημέρας στις 1.450,68 μονάδες.
Άξιο αναφοράς το νέο ράλι (τέταρτη ημέρα ισχυρών κερδών) που κάνει η Attica Bank, η οποία
«σκαρφαλώνει» κατά +3,8% στο 0,71 ευρώ.
Μία ευχάριστη έκπληξη περίμενε την ελληνική οικονομία, καθώς η Scope Ratings αναβάθμισε
το αξιόχρεο σε «BBB» (από «BBB-» προηγουμένως) με σταθερό outlook. Άξιο αναφοράς το
γεγονός ότι πρόκειται για το πρώτο upgrade εντός επενδυτικής βαθμίδας έπειτα από 22
χρόνια. Η προσοχή στρέφεται στην καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση με την
Capital Link, που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Στο 26ο ετήσιο συνέδριο το «παρών»
δίνουν 23 εισηγμένες.
Υπό το καθεστώς έντονης επιφυλακτικότητας διαπραγματεύονται σήμερα τα χρηματιστήρια σε
παγκόσμιο επίπεδο, αντανακλώντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τις πρόσφατες
γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια Κορέα. Όσον αφορά την εγχώρια αγορά, οι
μετοχές της Galaxy Mezz είναι από σήμερα διαπραγματεύσιμες χωρίς το δικαίωμα στην
επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή. Στα 0,6 ευρώ η προσαρμοσμένη τιμή
εκκίνησης.
Διαβάστε αναλυτικά στο newmoney.gr
Ειδήσεις σήμερα: 
Έρχεται πολικό jet stream στη χώρα μετά τα μέσα Δεκεμβρίου - Πού θα βρέξει σήμερα
Αστυνομικός στο Κολοράντο έγινε πορνοστάρ επειδή δεν «έβγαιναν» οι λογαριασμοί της -
Παραιτήθηκε όταν την ανακάλυψαν
Αγωνία για την επόμενη ημέρα στη Συρία: Ποιοι είναι οι αντάρτες που τερμάτισαν το 25ετές
καθεστώς του Άσαντ
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Χρηματιστήριο: Σημάδια κόπωσης, χωρίς να χάνει το θετικό πρόσημο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Επιλεκτικές τοποθετήσεις από τους αγοραστές
Γεράσιμος Χιόνης • [email protected]
Σημάδια κόπωσης από το πενθήμερο ανοδικό σερί (+4,5% η αθροιστική μεταβολή) εμφανίζει
σήμερα το Χρηματιστήριο Αθηνών, χωρίς να λείπουν οι κινήσεις κατοχύρωσης εκ μέρους των
επενδυτών.
Ωστόσο, η αναβάθμιση – έκπληξη από τον γερμανικό οίκο αξιολόγησης Scope, το διήμερο
επενδυτικό συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη και το θετικό κλίμα στο εξωτερικό
εξακολουθούν να προσφέρουν στηρίγματα, διατηρώντας τον Γενικό Δείκτη άνω των 1.450
μονάδων.
Κι όλα αυτά, ενόσω απομένουν μόλις 15 συνεδριάσεις έως το τέλος του 2024, με τη φετινή
μέση απόδοση να κυμαίνεται τουλάχιστον στο +12%, κάτι που σημαίνει ότι εκτός απροόπτου η
Αθήνα θα επιτύχει την 4η συνεχόμενη κερδοφόρα χρηματιστηριακή σεζόν.
Συγκεκριμένα, στην 1η συνεδρίαση της νέας εβδομάδας, ο Γενικός Δείκτης σημειώνει
ανεπαίσθητη αύξηση κατά 0,17% και διαμορφώνεται στις 1.459,00 μονάδες, κερδίζοντας 2,5
μονάδες σε σχέση με το κλείσιμο της Παρασκευής (1.456,52 μονάδες).
Το τόξο των ημερήσιων διακυμάνσεων εκτείνεται σε εννέα μονάδες (από 1.450,68 έως
1.459,91 μονάδες), με τον τζίρο των συναλλαγών να κυμαίνεται στα 4 εκατ. ευρώ στο πρώτο
15λεπτο.
Στο ταμπλό, τώρα, η μετοχή της «νέας» Attica Bank συνεχίζει για 4η ημέρα το ράλι, με τη
Viohalco να επιστρέφει στα 5,5 ευρώ. Από την άλλη πλευρά, Coca – Cola και ΟΠΑΠ
καταγράφουν ελεγχόμενες απώλειες κάτω του 1%.
Ο τραπεζικός δείκτης, ο οποίος είναι ο απόλυτος «πρωταγωνιστής» των τελευταίων ημερών,
συσσωρεύει δυνάμεις στο +0,12% και τις 1.282 μονάδες, έχοντας «ρίξει» μόλις στο -5% την
απόσταση από τα υψηλά έτους.
Η μετοχή της Εθνικής ενισχύεται στο +0,62% και τα 7,5 ευρώ, η μετοχή της Eurobank
ακολουθεί στο +0,18% και τα 2,24 ευρώ, η μετοχή της Πειραιώς διαπραγματεύεται στο +0,10%
και τα 3,88 ευρώ, ενώ η μετοχή της Alpha μειώνεται στο -0,18% και το 1,64 ευρώ.
Ειδική μνεία πρέπει να γίνει στην Attica Bank, η οποία εκτινάσσεται στο +3,80% και το 0,71
ευρώ, δίνοντας συνέχεια στην αναρρίχηση (άνω του 1,1 δισ. ευρώ η αποτίμηση) για 4η
διαδοχική συνεδρίαση.
Καματάκης: Το παραμύθι και τα… παραμύθια της «ελληνικής Apple»
Με τον Γενικό Δείκτη να έχει επιστρέψει άνω των 1.450 μονάδων για πρώτη φορά από τα τέλη
του Σεπτεμβρίου, το ερώτημα των περισσότερων αναλυτών, οι οποίοι αναμφίβολα έχουν
πάρουν… θάρρος από το βελτιωμένο κλίμα στο ταμπλό, είναι κατά πόσο το Χρηματιστήριο
Αθηνών προλαβαίνει να ανακτήσει τις «κορυφές» των 1.502 μονάδων (αγνοούνται από τον
Μάιο) έως το τέλος του 2024, προκειμένου να αποχαιρετήσει ιδανικά τη φετινή σεζόν.
Μπορεί οι εναπομείνασες συνεδριάσεις να μην είναι πολλές σε αριθμό (12 έως τα
Χριστούγεννα και 15 έως την Πρωτοχρονιά), αλλά η βραχυπρόθεσμη ψυχολογία αφήνει όλα τα
σενάρια ανοιχτά. Ιδίως αν αναλογιστούμε το πατροπαράδοτο «έθιμο» του Santa-Claus ή
year-end ράλι, το οποίο βοηθά τους traders να βελτιώσουν τις αποδόσεις των χαρτοφυλακίων
τους. Βέβαια, ας μην ξεχνάμε ότι ο τζίρος των τελευταίων συνεδριάσεων του έτους συνηθίζεται
να υποχωρεί σε επίπεδα αισθητά κάτω των 100 εκατ. ευρώ -εξέλιξη μάλλον αποθαρρυντική για
την προσπάθεια επίτευξης ενός νέου ρεκόρ.
Σε κάθε περίπτωση, οι περισσότερες ενδείξεις, παρά τις γεωπολιτικές (και όχι μόνο)
προκλήσεις στο εξωτερικό, είναι με το μέρος των αγοραστών. Game changer, όπως
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αποδείχθηκε καθ’ όλη τη διάρκεια της προηγούμενης εβδομάδας, αποτελεί η «αφύπνιση» των
τραπεζών, καθώς η επίσημη διάψευση των σεναρίων περί έκτακτης φορολόγησης έχει
απελευθερώσει σημαντικές δυνάμεις, οι οποίες όχι μόνο έχουν οδηγήσει σε ανάκαμψη από τα
πρόσφατα ναδίρ, αλλά έχουν γεφυρώσει το μεγαλύτερο μέρος της απόστασης από τις φετινές
«κορυφές». Και όπως συμβαίνει κάθε φορά, όταν οι τράπεζες ανεβαίνουν, αυτομάτως
ανεβαίνει και η υπόλοιπη αγορά.
Η επιστροφή της συνολικής κεφαλαιοποίησης σε επίπεδα άνω των 100 δισ. ευρώ, καθώς και η
επαναφορά των φετινών αποδόσεων σε διψήφια επίπεδα (+12,6%) αποτελούν ενδεικτικά
σημάδια της βελτιωμένης ψυχολογίας, η οποία εξακολουθεί να μην επηρεάζεται από τις
εξωγενείς αναταράξεις. Άλλωστε, παρά την πρόσφατη άνοδο, είναι κοινό μυστικό ότι οι
αποτιμήσεις των εισηγμένων παραμένουν ελκυστικές, απολαμβάνοντας σημαντικό discount σε
σχέση με τις ομοειδείς εταιρείες στην Ευρώπη -πόσο μάλλον στις ΗΠΑ.
Αυτήν την στιγμή, η ελληνική αγορά καλείται να διανύσει περίπου 50 μονάδες ή αλλιώς 3,2%
προκειμένου να φθάσει στον πολυπόθητο στόχο. Ωστόσο, είτε τα καταφέρει είτε όχι, δεν
πρέπει να παραβλέπουμε το γεγονός ότι το Χ.Α. θα αποχαιρετήσει, εκτός συγκλονιστικού
απροόπτου, το 4ο συνεχόμενο κερδοφόρο έτος, καταγράφοντας σωρευτική μεταβολή σχεδόν
100% μέσα σ’ αυτήν την τετραετία, καθώς μην ξεχνάμε ότι ο Γ.Δ. βρισκόταν μόλις στις 736
μονάδες στα τέλη του 2020. Η βελτίωση είναι θεαματική, όπως επίσης και οι αποδόσεις που
έχουν εξασφαλίσει όσοι θαρραλέοι επενδυτές αγόρασαν μέσα στο πανδημικό 2020.
Από την άλλη πλευρά, βεβαίως, όλα τα παραπάνω δεν αποτελούν άλλοθι για να κάνουμε τα
στραβά… μάτια στους κινδύνους και στις ανορθογραφίες. Μπορεί οι αποτιμήσεις να είναι
ελκυστικές, τα μερίσματα να εξελίσσονται απολύτως ικανοποιητικά (πέριξ ή και υψηλότερα των
4 δισ. ευρώ) και οι αποδόσεις να αποδεικνύονται γενναιόδωρες, αλλά η απουσία ενός
δυναμικού εγχώριου επενδυτικού κοινού αποτελεί εγγενές πρόβλημα, το οποίο χρήζει
αντιμετώπισης, προκειμένου να αλλάξουμε επίπεδο. Την ίδια στιγμή, η ευαισθησία των
ελληνικών μετοχών σε αρνητικά συμβάντα από το εξωτερικό, θα πρέπει πάντα να λαμβάνεται
υπόψη.
Στο εξωτερικό, τώρα, οι αγορές σπεύδουν να αποτιμήσουν τις εξελίξεις στη Συρία, μετά την
ανατροπή του Άσαντ και τις νέες ισορροπίες στην ευαίσθητη περιοχή της Μέσης Ανατολής.
Την ίδια στιγμή, η προσοχή στρέφεται και στη συνεδρίαση της ΕΚΤ την προσεχή Πέμπτη, με το
σενάριο της νέας μείωσης επιτοκίων να είναι «κλειδωμένο».
Κάπως έτσι, ο πανευρωπαϊκός Stoxx 600 ενισχύεται στο +0,31% και τις 522 μονάδες, με τον
γερμανικό DAX να συνεχίζει σε επίπεδα ρεκόρ (20.400 μονάδες) και τον γαλλικό CAC να
κερδίζει 0,8%, παρά την πολιτική αβεβαιότητα. Στην άλλη πλευρά του Ατλαντικού, τα
προσυμβόλαια της Wall Street εμφανίζουν οριακές μεταβολές.
Η γυναίκα που άλλαξε μια τράπεζα – Από την καχυποψία του παρελθόντος στους
«δισεκατομμυριούχους» του σήμερα
(Τα παραπάνω αποτελούν προϊόν δημοσιογραφικής έρευνας και δεν συνιστούν προτροπή για
αγορά, πώληση ή διακράτηση οποιασδήποτε μετοχής)
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Athens Stock Market: Expectations for the last 15 sessions of 2024
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
The remaining sessions may not be many in number (12 until Christmas and 15 until New
Year), but short-term psychology leaves all scenarios open
The General Index may have returned above 1,450 points for the first time since the end of
September, but the question is whether the Athens Stock Exchange will manage to recover the
“peaks” of 1,502 points by the end of 2024, in order to ideally close the current year.
The remaining sessions may not be many in number (12 until Christmas and 15 until New
Year), but short-term psychology leaves all scenarios open. The Santa-Claus or year-end rally
is a long-tradition, which helps traders improve the returns of their portfolios. However, the
turnover of the last sessions of the year usually drops to levels significantly below 100 million
euros – a rather discouraging development for the effort to achieve a new record.
In any case, most indications, despite the geopolitical (and not only) challenges abroad, are on
the side of buyers. The game changer, as demonstrated throughout the past week, is the
“awakening” of banks, as the official refutation of the scenarios regarding extraordinary taxation
has unleashed significant forces, which have not only led to a recovery from the recent low
levels, but have also bridged most of the distance from this year’s “peaks”. And as always,
when banks rise, the rest of the market automatically rises too.
“The question is whether the upward movement that began with JP Morgan recommending an
overweight rating for Greek stocks will last, creating the conditions for a year-end rally that will
aim to challenge the 1,500-point area,” emphasized Dimitris Tzanas of Kyklos Stock Exchange,
adding that this is an undertaking that will require maintaining positive investment psychology
with the participation of domestic investors. The recovery of total capitalization to levels above
100 billion euros, as well as the achievement of double-digit gains (+12.6%) are indicative
signs of improved psychology, which continues to be unaffected by global factors.
Besides, despite the recent rise, it is known that the valuations of listed companies remain
attractive, enjoying a significant discount compared to similar companies in Europe – let alone
in the US.
“The structural bull market of the ATHEX remains strong. The impressive profitability is the
‘fuel’ that essentially maintains the fundamental optimism for several listed companies, while
this year’s and multi-year high of 1,502 points is not far away,” analyst Petros Steriotis
explained.
At the moment, the Greek market is called upon to cover approximately 50 points or 3.2% in
order to reach the goal.
Valuations may be attractive, dividends may be satisfactory (around or even higher than 4
billion euros) and returns may prove generous, but the absence of dynamic domestic investors
is an inherent problem that needs to be addressed in order to change the level. At the same
time, the sensitivity of Greek stocks to negative events from abroad should always be taken
into account.
New York appointment
The week begins with another big “appointment” for listed companies, as the 26th annual
Capital Link is taking place on Monday in New York. At least 21 listed companies are “present”,
including top Greek companies, in an effort to attract “fresh” and higher-quality capital in
anticipation of the transition process from Emerging to Developed Markets.
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Ψυχραιμία μέσω γεωπολιτικού ρίσκου στο ΧΑ +0,20% στις 1.459 μον. - Μείωση
επιτοκίων 0,25% από ΕΚΤ(12/12), αδιάφορη η Scope
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα σημαντικά κέρδη των προηγούμενων ημερών οδήγησαν εύλογα σε κάποιες επιλεκτικές
κινήσεις κατοχύρωσης κερδών οι οποίες απορροφήθηκαν με ευκολία
Σχετικά Άρθρα
Οι τράπεζες προσποιούνται ότι 930 εκατ. δάνεια ΝΔ και ΠΑΣΟΚ είναι ενήμερα και η κυβέρνηση
λαικίζει δήθεν πιέζοντας για προμήθειες
09/12/2024 - 08:10
Ακόμη υψηλότερα βλέπει τις μετοχές των ελληνικών τραπεζών η JP Morgan, αλλά μειωμένα τα
κέρδη την επόμενη διετία
09/12/2024 - 14:26
Στην Helleniq Energy η Elpedison - Στα 164 + 31 εκατ. ευρώ το τίμημα του 50%
09/12/2024 - 10:39
(upd18) Ανοδικά έκλεισε το ελληνικό χρηματιστήριο στις 1.464 μονάδες, από τις 1.450 μονάδες
χαμηλό ημέρας, με στηρίξεις τα κέρδη +3,83% της Εθνικής και των ΕΛΠΕ +3,41% και με το
βλέμμα στραμμένο στις εξελίξεις στη Συρία.
Ο Γενικός Δείκτης συμπλήρωσε 6 συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις με κέρδη +5,13%, ενώ ο
Τραπεζικός Δείκτης στο ίδιο διάστημα υπεραποδίδει με άνοδο +13,29%.
Τα σημαντικά κέρδη των προηγούμενων ημερών οδήγησαν εύλογα σε κάποιες επιλεκτικές
κινήσεις κατοχύρωσης κερδών οι οποίες όμως απορροφήθηκαν με ευκολία.
Ωστόσο, η επιφυλακτικότητα επιστρέφει με τις εξελίξεις στη Συρία να αυξάνουν το ρίσκο, ενώ
αδιάφορη είναι η αναβάθμιση της αξιολόγησης της χώρας από τη Scope Ratings .
Στο επίκεντρο βρέθηκαν και πάλι οι τράπεζες, καθώς φουντώνουν οι πληροφορίες για κινήσεις
από την Κυβέρνηση προκειμένου να μειωθούν οι προμήθειες
Επίσης, σήμερα Δευτέρα 9/12 ξεκινάει ένα ακόμη road show, αυτό της Capital Link στη Νέα
Υόρκη που μετά αρκετές δεκαετίες παρουσίας και η αγορά περιμένει να δει το αποτέλεσμα που
θα έχει στο ταμπλό, με δεδομένη τη βελτίωση του επενδυτικού κλίματος μετά το road show του
Λονδίνου και την αναβάθμιση από τη Scope.
Αναλυτικά, στις τράπεζες, ανοδικά ξεχώρισε η  Εθνική +3,83% και ακολούθησαν  Πειραιώς
+1,11%, Eurobank +0,63% και Alpha Bank +0,33%.
Ακόμη υψηλότερα βλέπει τις ελληνικές τράπεζες η JP Morgan, η οποία μάλιστα προχώρησε σε
αύξηση των τιμών στόχων μετά την αναθεώρηση των μοντέλων αποτίμησης του κλάδου των
αναδυόμενων αγορών.
Η νέα τιμή στόχος της Alpha Bank διαμορφώνεται στα 2,50 ευρώ, από 2,30 ευρώ
προηγουμένως, της Eurobank στα 3,20 ευρώ, από 2,80 ευρώ, της Εθνικής στα 9,80 ευρώ, από
9,70 ευρώ, και της Πειραιώς στα 6,20 ευρώ, από 5,90 ευρώ προηγουμένως.
Στα μη τραπεζικά blue chips, ανοδικά ξεχώρισαν  τα ΕΛΠΕ +3,83% αλλά και  Lamda +2,39%,
Ελλάκτωρ +2,23%, Μυτιληναίος +1,8%  ..ενώ υποχώρησαν Cenergy -1,85%, Coca Cola
-1,81%, EΥΔΑΠ -1,19%...
Σε συμφωνία με την Edison κατέληξε η Helleniq Energy για την αγορά από την Εταιρεία του
50% της εταιρείας Elpedison B.V.
Το τίμημα για το 50% του μετοχικού κεφαλαίου της Elpedison B.V. ανέρχεται σε περίπου 164
εκατ. ευρώ, πλέον αναπροσαρμογών έως το ποσό των 31 εκατ., που αφορούν σε
διαφοροποιήσεις σε συγκεκριμένα στοιχεία του ισολογισμού και ταμειακά διαθέσιμα, όπως
προβλέπεται στη συμφωνία που επιτεύχθηκε.
Σε ΒΒΒ (από ΒΒΒ-) αναβάθμισε τη μακροπρόθεσμη πιστοληπτική ικανότητα της Ελλάδας η
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Scope Ratings, στηρίζοντας το αφήγημα της κυβέρνησης πως όλα... πάνε καλά.
Οι προοπτικές επαναξιολόγησης (outlook) ορίστηκαν σε σταθερές (από θετικές).
Βέβαια, όλα αυτά δεν έχουν και πολύ μεγάλη σημασία, αφού οι κεντρικές τράπεζες έχουν
ακυρώσει την επίδραση των οίκων αξιολόγησης.
Σε κάθε περίπτωση, ο γερμανικός οίκος αξιολόγησης επικαλείται την προσδοκία για συνεχή
μείωση του δείκτη χρέους (χρέος/ΑΕΠ) τα επόμενα χρόνια, με την ανθεκτικότητα του
τραπεζικού συστήματος να νισχύεται από την πρόοδο στη μείωση των μη εξυπηρετούμενων
δανείων (NPEs), τις ιδιωτικοποιήσεις συστημικών τραπεζών και τη σταδιακή απόσβεση των
αναβαλλόμενων φορολογικών απαιτήσεων (DTC) στους τραπεζικούς ισολογισμούς.
Στο μέτωπο των επιτοκίων η προσοχή θα εστιαστεί στις τελευταίες συνεδριάσεις του έτους από
την ΕΚΤ (12 Δεκεμβρίου) και την FED (17-18 Δεκεμβρίου).
Οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής της ΕΚΤ προετοιμάζονται για την τελευταία συνεδρίαση του
έτους, με τους επενδυτές και τους αναλυτές να συμφωνούν ότι ένα ακόμη βήμα κατά 0,25%
την τέταρτη μείωση των επιτοκίων του ευρώ για το 2024, ενώ τα στοιχήματα ανεβαίνουν για μια
επιπλέον μείωση κατα 0,25% από την FED.
Η  κυβέρνηση λαικίζει δήθεν πιέζοντας για τραπεζικές προμήθειες
Το τελευταίο διάστημα βιώνουμε μια καθημερινή προπαγάνδα λαϊκισμού με επίκεντρο τις
τραπεζικές προμήθειες.
Στην κυριολεξία απομυθοποίηση… μιας υπόθεσης για την οποία κόμματα και μέσα
ενημέρωσης λαϊκίζουν από άγνοια ή σκόπιμα.
Στην Ελλάδα οι τράπεζες επιτυγχάνουν συνολικά 8,2 δισεκ. συνολικά έσοδα ενώ οι προμήθειες
ανέρχονται σε 2,1 δισεκ. δηλαδή αναλογούν στο 26% των συνολικών εσόδων.
Στην Ευρώπη σε μέσους όρους οι προμήθειες αναλογούν στο 33%, π.χ. η Unicredit στην
Ιταλία είχε 18,5 δισεκ. έσοδα και 6,16 δισεκ. προμήθειες.
Τι μας δείχνουν τα στοιχεία;
1)Πρώτον ο μύθος ότι οι προμήθειες των ελληνικών τραπεζών είναι ακραίες είναι άκρως
παραπλανητικός.
2)Η αντιπολίτευση πρότεινε έκτακτη φορολόγηση των τραπεζικών κερδών ύψους 4,3 δισεκ.
ετησίως δηλαδή φόρο 750 εκατ αυτή η πρόταση είναι λαϊκισμός.
3)Η κυβέρνηση προτείνει μείωση των τραπεζικών προμηθειών επειδή είναι ανίκανη να αυξήσει
το εισόδημα και αυτό ονομάζεται λαϊκισμός.
4)Κατά μέσο όρο οι τραπεζικές προμήθειες στην Ελλάδα είναι χαμηλότερες έως 20% με 25%
σε σχέση με την Ευρώπη
Τι θα συμβεί;
Λόγω της πίεσης που δέχονται οι τράπεζες θα ενδώσουν επειδή απλά οι διοικήσεις δεν έχουν
το σθένος να αντισταθούν.
Αν και αυτή η δήθεν κόντρα κυβέρνησης – τραπεζών είναι για το θεαθήναι
Ποιες μειώσεις έρχονται;
Α)Να μειωθούν οι προμήθειες στις αναλήψεις μετρητών από τα ATMs μεταξύ διαφορετικών
τραπεζών από 2,8 έως 3,9 ευρώ προμήθεια στο 1,5 ευρώ
Π.χ. σε συντάξεις κάτω των 500 ευρώ μπορεί και να μηδενιστεί η προμήθεια.
Β)Γενικά οι συναλλαγές μέσω σύστημα ΔΙΑΣ υπόκειται σε κάποιες μειώσεις
Γ)Οι συναλλαγές μέσω IRIS για ποσά έως 1.000 ευρώ να μην έχουν προμήθεια.
Δ)Τα λεγόμενα έξοδα φακέλου σε ένα δάνειο είναι μια αποτυχία, μπορούν δραστικά να
μειωθούν οι τράπεζες ήδη καλύπτουν τα έξοδα τους από τους τόκους.
Γενικώς το BN δεν είναι οπαδός της ακαταλόγιστης μείωσης μόνο και μόνο για να ικανοποιηθεί
ο λαϊκισμός.
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Η κυβέρνηση να βελτιώσει το εισόδημα αντί να ποντάρει σε κλάδους για να βρει έσοδα.
Πότε οι εταιρίες πετρελαιοειδών, πότε οι τράπεζες… και το κράτος ανεύθυνο, ανίκανο,
ανεπαρκές.
H πορεία της ελληνικής χρηματιστηριακής αγοράς στη σημερινή συνεδρίαση
Πτωτικά ξεκίνησε η χρηματιστηριακή αγορά με τον Γενικό Δείκτη -0,40% και τον Τραπεζικό
Δείκτη στο -0,72%.
Στο κλείσιμο της συνεδρίασης, εντάθηκαν οι αγοραστικές παρεμβάσεις στην Εθνική +3,89% και
σε επιλεγμένες μη τραπεζικές μετοχές, με ΕΛΠΕ +3,48%, Μυτιληναίος, Viohalco, Lamda
πλησίον του +2% ..και ο  Γενικός Δείκτης κατέγραψε το υψηλό της ημέρας +0,59% ενώ ο
Τραπεζικός Δείκτης έκλεισε στο υψηλό της ημέρας στο +1,65%.
O Γενικός Δείκτης στο ελληνικό χρηματιστήριο έκλεισε με άνοδο +0,58% στις 1.464 μονάδες,
έχοντας υψηλό στις 1.465,15 μονάδες και χαμηλό τις 1.450,68 μονάδες.
Ο τζίρος και ο όγκος συναλλαγών σε ικανοποιητικά επίπεδα και ήταν μοιρασμένος στις
τράπεζες και στα μη τραπεζικά blue chips..
Αναλυτικότερα, η αξία συναλλαγών διαμορφώθηκε στα 142,9 εκατ. ευρώ, εξ αυτών τα 9,8 εκατ.
ευρώ σε πακέτα, ο όγκος στα 35,6 εκατ. τεμάχια, εκ των οποίων τα 27,1 εκατ. τεμάχια
διακινήθηκαν στις τράπεζες.
Προσυμφωνημένες συναλλαγές αξίας 9,85 εκατ.ευρώ και όγκου 2,88 εκατ. τεμαχίων
πραγματοποιήθηκαν στο ελληνικό χρηματιστήριο.
Ειδικότερα, η Εurobank διακίνησε 523,4 χιλ. τεμάχια αξίας 1,17 εκατ. ευρώ, η Εθνική 550 χιλ.
τεμάχια αξίας 4,2 εκατ. ευρώ,  η Alpha Bank 1,39 εκατ. τεμάχια αξίας 2,28 εκατ. ευρώ και η Τρ.
Κύπρου 67,7 χιλ. τεμάχια αξίας 308,7 χιλ. ευρώ.
Η Coca Cola 20 χιλ. τεμάχια αξάις 674 χιλ. ευρώ και ο  ΟΤΕ 60,2 χιλ. τεμάχια αξίας 901,1 χιλ.
ευρώ.
Η Intralot 185 χιλ. τεμάχια αξίας 179,5 χιλ. ευρώ και η  Premia Α.Ε.Ε.ΑΚ 40 χιλ. τεμάχια αξίας
47,4 χιλ. ευρώ.
Τα τεχνικά σημεία
Ο Γενικός Δείκτης έκλεισε στις 1.464 μονάδες, με πρώτη αντίσταση τις 1.475 μονάδες και
ακολουθούν οι κρίσιμες 1.500 –1.510  μονάδες.
Στην πρώτη στήριξη βρίσκονται οι .428 μονάδες ο απλός ΚΜΟ των 200 ημερών και
ακολουθούν οι κρίσιμες 1.401 μονάδες ο εκθετικός ΚΜΟ των 200 ημερών, οι 1.380 , οι 1.350,
οι 1.320 και οι 1.300 μονάδες.
Ο Τραπεζικός Δείκτης έκλεισε στις 1.301 μονάδες διασπώντας και τις 1.285 και τις 1.300
μονάδες, με επόμενη αντίσταση τις 1.350 μονάδες. . ,
Στην πρώτη στήριξη βρίσκονται οι 1.250 μονάδες και ακολουθούν οι 1.239 μονάδες ο απλός 
ΚΜΟ των 200 ημερών, οι 1.202 μονάδες ο εκθετικός  ΚΜΟ των 200 ημερών, οι 1.150 και οι
1.100 μονάδες.
Βελτίωση στα ομόλογα, το 10ετές ελληνικό στο 2,87% - Το spread με την Ιταλία στις 30 μ.β.
Βελτίωση καταγράφεται σήμερα 9/12 στα ομόλογα, αναμένοντας τις αποφάσεις των Κεντρικών
Τραπεζών για τα επιτόκια, με τη συνεδρίαση της ΕΚΤ να στις 12 Δεκεμβρίου και ακολουθεί η
διήμερη συνεδρίαση της Fed στις 17-18 Δεκεμβρίου.
Οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής της ΕΚΤ προετοιμάζονται για την τελευταία συνεδρίαση του
έτους, με τους επενδυτές και τους αναλυτές να συμφωνούν ότι ένα ακόμη βήμα κατά 0,25% να
είναι το πιθανότερο αποτέλεσμα μετά την απότομη επιβράδυνση του πληθωρισμού που ήταν
πιο απότομη από την αναμενόμενη.
Αυτή θα είναι η τέταρτη μείωση των επιτοκίων του ευρώ για το 2024, διαμορφώνοντας τη
συνολική μείωση από τα μέσα του τρέχοντος έτους στο 1%, που θα το φέρει στο 3%, με στόχο
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την αποκλιμάκωση των επιτοκίων του ευρώ στο 2% μέχρι και το τέλος του 2025.
Επίσης, τα τελευταία πρακτικά της συνεδρίασης της Fed του Νοεμβρίου έδειξαν ότι οι
αξιωματούχοι της Fed είναι πεπεισμένοι ότι ο πληθωρισμός υποχωρεί και ότι θα υπάρξουν
επιπλέον μειώσεις των επιτοκίων, αλλά με σταδιακό ρυθμό, με τα στοιχήματα να ανεβαίνουν
για μια επιπλέον μείωση κατα 0,25% στην συνεδρίαση του Δεκεμβρίου.
Το ελληνικό 10ετές ομόλογο βρίσκεται στο 2,87% και το 10ετές ιταλικό 3,17% με το μεταξύ
τους spread στις -30 μονάδες βάσης.
Στον αντίποδα, πωλήσεις καταγράφονται στα αμερικανικά ομόλογα, με το 10ετές αμερικανικό
να κινείται στο 4,18% και το 2ετές στο 4,12, με την απόδοση του 10ετούς να είναι υψηλότερα
από το 2ετές ομόλογο.
Τα ομόλογα μεγαλύτερης διάρκειας τείνουν να έχουν υψηλότερες αποδόσεις για να
αντισταθμίσουν τους υψηλότερους κινδύνους που συνεπάγεται η αγορά τους.
Σε ΒΒΒ (από ΒΒΒ-) αναβάθμισε τη μακροπρόθεσμη πιστοληπτική ικανότητα της Ελλάδας η
Scope Ratings, στηρίζοντας το αφήγημα της κυβέρνησης πως όλα... πάνε καλά.
Οι προοπτικές επαναξιολόγησης (outlook) ορίστηκαν σε σταθερές (από θετικές).
Βέβαια, όλα αυτά δεν έχουν και πολύ μεγάλη σημασία, αφού οι κεντρικές τράπεζες έχουν
ακυρώσει την επίδραση των οίκων αξιολόγησης.
Σε κάθε περίπτωση, ο γερμανικός οίκος αξιολόγησης επικαλείται την προσδοκία για συνεχή
μείωση του δείκτη χρέους (χρέος/ΑΕΠ) τα επόμενα χρόνια, με την ανθεκτικότητα του
τραπεζικού συστήματος να νισχύεται από την πρόοδο στη μείωση των μη εξυπηρετούμενων
δανείων (NPEs), τις ιδιωτικοποιήσεις συστημικών τραπεζών και τη σταδιακή απόσβεση των
αναβαλλόμενων φορολογικών απαιτήσεων (DTC) στους τραπεζικούς ισολογισμούς.
Tο 2023 χαρακτηρίστηκε από την περιβόητη επιστροφή της Ελλάδος στην επενδυτική βαθμίδα
μια παρωχημένη διαδικασία καθώς όπως έχουμε αναλύσει διεξοδικά… η ΕΚΤ έκανε την
δουλειά πριν 3 χρόνια… όταν αποφάσισε να αγοράσει και τα ελληνικά ομόλογα τότε junk bond
από το παράθυρο…
Η Ελλάδα βρέθηκε άτυπα σε πρόγραμμα ποσοτικής χαλάρωσης, το περιβόητο πρόγραμμα
Πανδημίας χωρίς να πληροί τα κριτήρια…
Έτσι η ΕΚΤ αγόρασε 40 δισεκ. ελληνικών ομολόγων και παραμένει και στο πρόγραμμα
επανεπενδύσεων… δηλαδή ότι θα πρόσφερε η επενδυτική βαθμίδα…
Να θυμίσουμε ότι σε σύνολο 404 δισεκ. ελληνικού χρέους και εξαιρώντας τα έντοκα
γραμμάτια… μόνο 48 δισεκ. ελληνικού χρέους είναι ελεύθερα διαπραγματεύσιμο, π.χ. στους
μηχανισμούς στήριξης της ΕΕ χρωστάμε δάνεια 227 δισεκ. ευρώ.
Παρ΄ ότι οι επενδυτές μας κρίνουν για 48 δισεκ. η Ελλάδα έχει την δεύτερη ακριβότερη
τιμολόγηση ως προς τον ελληνικό κίνδυνο στην ευρωζώνη… δεν το λες επιτυχία.
Οπότε η αναβάθμιση σε επενδυτική βαθμίδα αφορά 48 δισεκ. ελληνικού χρέους και είναι μια
κίνηση εκ του ασφαλούς.
Οι οίκοι αξιολόγησης δεν θα γελοιοποιηθούν όπως το 2008 και 2009 που βαθμολογούσαν την
Ελλάδα σε κλίμακες επενδυτικής βαθμίδας εκτός πραγματικότητας.
Οπότε οι οίκοι αξιολόγησης δεν μας κάνουν και κανένα δώρο αφού το ρίσκο αξιολόγησης που
αναλαμβάνουν είναι ασήμαντο.
Μεικτά πρόσημα στις ασιατικές αγορές - «Βουτιά» -3% στον Kospi
Με μεικτά πρόσημα έκλεισαν σήμερα 9/12 οι ασιατικές αγορές, με  τους επενδυτές να
παρακολουθούν τις αυξημένες πολιτικές εντάσεις στην Νότια Κορέα που έκλεισαν  τον δείκτη
Kospi με «βουτιά» -3%.
Ειδικότερα, ο πρόεδρος της χώρας Yoon Suk Yeol επιβίωσε της ψηφοφορίας για την πρόταση
μομφής το Σαββατοκύριακο.
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Οι επιπτώσεις από τη σύντομη κήρυξη στρατιωτικού νόμου συνεχίζουν να ταράζουν τη χώρα.
Ενώ το Κόμμα Λαϊκής Εξουσίας του Yoon μποϊκοτάρισε την ψηφοφορία του Σαββάτου για την
πρόταση μομφής που έφεραν τα κόμματα της αντιπολίτευσης, ο ηγέτης του δήλωσε ότι ο Yoon
θα παραιτηθεί.
Εν τω μεταξύ, οι εισαγγελείς της χώρας κατονόμασαν τον πρόεδρο ως αντικείμενο ποινικής
έρευνας για πιθανές κατηγορίες προδοσίας και κατάχρησης εξουσίας, σύμφωνα με
δημοσιεύματα τοπικών μέσων ενημέρωσης.
Επίσης οι επενδυτές αξιολόγησαν τα ναθεωρημένα στοιχεία οικονομικής ανάπτυξης από την
Ιαπωνία και τα στοιχεία πληθωρισμού της Κίνας για τον Νοέμβριο.
Το ΑΕΠ της Ιαπωνίας για το τρίτο τρίμηνο αναθεωρήθηκε στο 0,3% σε τριμηνιαία βάση, από
0.2% και πάνω από τις εκτιμήσεις δημοσκόπησης του Reuters που προέβλεπε μηδενική
μεταβολή.
Η αύξηση των τιμών καταναλωτή στην Κίνα ήταν κατώτερη των προσδοκιών τον Νοέμβριο,
καθώς αυξήθηκε κατά 0,2% σε ετήσια βάση, έναντι αύξησης 0,3% τον Οκτώβριο, σύμφωνα με
την Εθνική Στατιστική Υπηρεσία τη Δευτέρα.
Οι οικονομολόγοι του Reuters προέβλεπαν αύξηση των τιμών κατά 0,5%.
Αναλυτικά, ο δείκτης Nikkei στην Ιαπωνία έκλεισε στο +0,22%, ο δείκτης Shanghai στην Κίνα
στο -0,04%, o δείκτης Hang Seng στο Χονγκ Κονγκ στο-0,29%, ο δείκτης Kospi της Νότιας
Κορέας στο -2,78% και ο δείκτης S&P/ASX 200 στην Αυστραλία στο +0,02%.
Ήπιες μεταβολές στις ευρωπαϊκές αγορές
Ήπιες μεταβολές καταγράφονται σήμερα 9/12 με τους επενδυτές να αξιολογούν τα στοιχεία για
την εμπιστοσύνη των επενδυτών της Ευρωζώνης από την Sentix, που δημοσιεύτηκε νωρίτερα
σήμερα.
Η εμπιστοσύνη των επενδυτών στην Ευρωζώνη αναμένεται να μειωθεί τον Δεκέμβριο,
αποκάλυψε η Sentix στην έκθεσή της που δημοσιεύθηκε τη Δευτέρα.
Ο συνολικός δείκτης προβλέπεται να μειωθεί κατά 4,6 μονάδες στις αρνητικές 17,5, το
χαμηλότερο επίπεδό του από τον Νοέμβριο του 2023. Ο δείκτης τρέχουσας κατάστασης
προβλέπεται να βυθιστεί από το αρνητικό 21,5 στο αρνητικό 28,5, τη χαμηλότερη τιμή του από
τον Νοέμβριο του 2022. Εν τω μεταξύ, ο δείκτης προσδοκιών θεωρείται ότι μειώνεται από το
αρνητικό 3,8 στο αρνητικό 5,8.
Κατά τη διάρκεια του Σαββατοκύριακου, η γεωπολιτική βρέθηκε στο επίκεντρο. Ο πρόεδρος
της Νότιας Κορέας Yoon Suk Yeol αντιμετώπισε με επιτυχία μια απόπειρα καθαίρεσης, ενώ ο
Σύρος πρόεδρος  Bashar al-Assad βρήκε καταφύγιο στη Ρωσία αφού αναγκάστηκε να
εγκαταλείψει τη χώρα του όταν οι δυνάμεις των ανταρτών προχώρησαν στην πρωτεύουσα.
Άνοδος καταγράφεται στις τιμές του πετρελαίου με το brent να διαμορφώνεται στα 72,17 δολ.
το βαρέλι στο +1,5% και του αμερικανικού αργού στα 68,37 δολ. το βαρέλι στο +1,8%.
Πτώση -2,4% καταγράφεται και στις τιμές του φυσικού αερίου, με το ολλανδικό TTF Ιανουαρίου
στα 45,35 ευρώ.
Ειδικότερα, ο δείκτης Dax στη Γερμανία βρίσκεται στο +0,20%, ο δείκτης CAC στο Παρίσι στο
+0,70%, ο δείκτης FTSE MIB στο -015%, ο δείκτης IBEX 35 στην Ισπανία στο -0,10% και ο
FTSE 100 στο Λονδίνο στο +0,50%.
Στη Wall Street, ο Dow Jones κινείται στο -0,05%, ο S&P 500 στο -0,25%, ο Nasdaq στο
-0,25% και το ETF GREC στο +0,52% (41,043 δολ. ).
Ανοδικές τάσεις στις τράπεζες με ικανοποιητικές συναλλαγές - Ξεχώρισε η Εθνική +4%
Ανοδικά έκλεισαν οι  τράπεζες, εν μέσω μεταβλητότητας, με την Εθνική να ξεχωρίζει και με
ικανοποιητικές συναλλαγές.
Η Εθνική έκλεισε στα 7,7460 ευρώ, με άνοδο +3,83% με όγκο  5,5 εκατ. τεμάχια και
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κεφαλαιοποίηση 7,09 δισ. ευρώ.
Σημειώνουμε ότι ιστορικό χαμηλό κλείσιμο της Εθνικής σημειώθηκε 11 Φεβρουαρίου του 2016
στα 0,008 ευρώ προ RS ή 0,12 ευρώ μετά reverse split (στις 15 παλαιές 1 νέα) ενώ το
ενδοσυνεδριακό χαμηλό στο 0,0066 προ RS ή 0,099 μετά reverse split.
Με το νέο reverse split στις 10 παλαιές 1 νέα στις 3 Σεπτεμβρίου 2018 το ιστορικό χαμηλό
κλείσιμο προσαρμόστηκε στα 1,20 ευρώ ενώ το ενδοσυνεδριακό στα 0,99 ευρώ.
Ας σημειωθεί ότι το νέο χαμηλό ιστορικό της Εθνικής πραγματοποιήθηκε στις 17/3/2020 στα
0,8150 ευρώ.
Η τιμή της αύξησης κεφαλαίου των 2,5 δισ. ευρώ στα 2,20 ευρώ, σε σχέση με τα 4,29 ευρώ της
αύξησης του 2013 ενώ η ΑΜΚ του 2015 υλοποιήθηκε στα 0,02 ευρώ προ RS ή 0,30 ευρώ μετά
RS.
Το warrant της Εθνικής που ξεκίνησε με τιμή εκκίνησης 6,823 ευρώ είχε τελευταία τιμή 0,0010
ευρώ και τέθηκε εκτός διαπραγμάτευσης οριστικά.
Η Alpha Βank έκλεισε στα 1,6485 ευρώ, με άνοδο +0,33%, με όγκο 9,05 εκατ. τεμάχια και
κεφαλαιοποίηση 3,88 δισεκ. ευρώ.
Σημειώνουμε ότι το ιστορικό χαμηλό κλείσιμο της Alpha Βank είνα ι στα 1,16 ευρώ ή προ RS
στα 0,0232 ευρώ και σημειώθηκε στις 11 Φεβρουαρίου του 2016(στις 50 παλαιές 1 νέα) ενώ το
ενδοσυνεδριακό χαμηλό στο 0,01898 προ RS ή 0,949 μετά reverse split.
Ας σημειωθεί ότι το νέο ιστορικό χαμηλό κλείσιμο της Alpha Bank πραγματοποιήθηκε στις
2/11/2020 στα 0,4250 ευρώ ενώ το ενδοσυνεδριακό χαμηλό στις 30/10/2020 στα 0,4032 ευρώ.
Η τιμή της αύξησης κεφαλαίου του 2013 ήταν 0,44 ευρώ και του 2014 στα 0,65 ευρώ ενώ η
τιμή της ΑΜΚ του 2015 ήταν στα 0,04 ευρώ προ reverse split ή 2 ευρώ μετά το reverse split.
Το warrant της Alpha Βank που ξεκίνησε με πρώτη τιμή εκκίνησης τα 1,45 ευρώ βρέθηκε στα
0,0010 ευρώ όπου και σταμάτησε πλέον να διαπραγματεύεται.
Η Πειραιώς έκλεισε στα 3,9190 ευρώ, με άνοδο +1,11% με όγκο 4,8 εκατ. τεμάχια και
κεφαλαιοποίηση στα 4,9 δισ.ευρώ.
Σημειώνουμε ότι ιστορικό χαμηλό της Πειραιώς σημειώθηκε 11 Φεβρουαρίου του 2016 στα
0,0008 ευρώ προ RS ή 0,081 ευρώ μετά reverse split ( στις 100 παλαιές 1 νέα) ενώ το
ενδοσυνεδριακό χαμηλό ήταν 0,00067 πρ0 RS ή 0,067 ευρώ μετά RS.
Με το νέο reverse split στις 20 παλαιές 1 νέα δωρεάν τον Ιούλιο 2017 το ιστορικό χαμηλό
κλείσιμο προσαρμόστηκε στα 1,62 ευρώ ενώ το ενδοσυνεδριακό στα 1,34 ευρώ.
Το νέο ιστορικό χαμηλό της Πειραιώς πραγματοποιήθηκε στις 14/7/2022 στα 0,04303 ευρώ ή
0,71 ευρώ μετά το τελευταίο reverse split στις 16,5 παλαιές 1 νέα (14/4/2021).
Η τιμή της αύξησης κεφαλαίου του 2013 ήταν 1,71 ευρώ και του 2014 στα 1,70 ευρώ και η
ΑΜΚ του 2015 στα 0,003 ευρώ προ reverse split ή 0,30 ευρώ μετά RS.
Το warrant της Πειραιώς που είχε αρχική τιμή εκκίνησης όταν πρωτοξεκίνησε τα 0,8990 ευρώ
σταμάτησε να διαπραγματεύεται και είχε τελευταία τιμή στα 0,0010 ευρώ.
Η Eurobank έκλεισε στα 2,25 ευρώ, με άνοδο +0,63%, με όγκο 7,7 εκατ. τεμάχια και
κεφαλαιοποίηση 8,27 δισ. ευρώ.
Το ιστορικό ενδοσυνεδριακό χαμηλό στην Eurobank σημειώθηκε στις 11 Φεβρουαρίου του
2016 στα 0,002410 ευρώ προ RS ή 0,2410 ευρώ μετά RS (στις 100 παλαιές 1 νέα).
Η Optima  έκλεισε στα 12,78 ευρώ, με πτώση -0,16% , με όγκο 23 χιλ. τεμάχια και
κεφαλαιοποίηση 943 εκατ. ευρώ.
Η μετοχή της Τράπεζας Κύπρου έκλεισε στα 4,54 ευρώ, με άνοδο +0,67%, με όγκο 195 χιλ.
τεμάχια  και  κεφαλαιοποίηση 2 δισεκ. ευρώ.
Η Attica Bank έκλεισε στα 0,6840 ευρώ, αμετάβλητη, με όγκο 1,6 εκατ. τεμάχια  και αποτίμηση
στα 1,11 δισεκ. ευρώ..
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Η μετοχή της Τράπεζας της Ελλάδος έκλεισε στα 14,20 ευρώ, με άνοδο +4,41% και
κεφαλαιοποίηση 282 εκατ. ευρώ.
Ανοδικές τάσεις στα μη τραπεζικά blue chips με ικανοποιητικές συναλλαγές - Στο επίκεντρο τα
ΕΛΠΕ +3%
Ανοδικά έκλεισε η πλειονότητα των μη τραπεζικών  μετοχών του FTSE 25, με ικανοποιητικές
συναλλαγές.
Ανοδικά ξεχώρισαν τα ΕΛΠΕ +3,41% και ακολούθησαν Lamda +2,39%, Ελλάκτωρ +2,23%,
Viohalco +2,22%...
Στον αντίποδα, υποχώρησαν Cenergy -1,85%, Coca Cola -1,81%, EΥΔΑΠ -1,19%...
Η Coca Cola έκλεισε στα 33,60 ευρώ, με πτώση -1,81% και κεφαλαιοποίηση στα 12,54 δισ.
ευρώ και βρίσκεται στην 1η θέση των κεφαλαιοποιήσεων στις μη τραπεζικές μετοχές του FTSE
25.
Ο ΟΤΕ έκλεισε στα 14,94 ευρώ, με πτώση -0,73% και αποτίμηση 6,17 δισ. ευρώ και βρίσκεται
στη 2η θέση των κεφαλαιοποιήσεων.
Ο ΟΠΑΠ έκλεισε στα 15,94 ευρώ, με άνοδο +0,31% και αποτίμηση 5,90 δισ. ευρώ και
βρίσκεται στην 3η θέση των κεφαλαιοποιήσεων στις μη τραπεζικές μετοχές του FTSE 25.
Ο Μυτιληναίος έκλεισε  στα 32,86 ευρώ, με άνοδο +1,8% και κεφαλαιοποίηση 4,7 δισεκ. ευρώ
στην 4η θέση των κεφαλαιοποιήσεων στα μη τραπεζικά blue chips.
Η ΔΕΗ έκλεισε στα 11,93 ευρώ, με άνοδο +0,51% και αποτίμηση 4,56 δισ. ευρώ.
Ο Titan Cement International έκλεισε στα 39,30 ευρώ, με πτώση -0,63% και κεφαλαιοποίηση
3,08 δισ.ευρώ.
Η ΓΕΚ Τέρνα έκλεισε στα 18,66 ευρώ, με πτώση -0,32% και κεφαλαιοποίηση 1,93 εκατ. ευρώ.
Η Τέρνα Ενεργειακή έκλεισε στα 19,81 ευρώ, με πτώση -0,05% και κεφαλαιοποίηση 2,34 εκατ.
ευρώ.
Η μετοχή των ΕΛΠΕ  έκλεισε στα 7,1350 ευρώ, με άνοδο 3,41% και κεφαλαιοποίηση 2,18 δισ.
ευρώ.
Η μετοχή της Motor Oil  έκλεισε στα 20,40 ευρώ, με άνοδο +1,29% και κεφαλαιοποίηση 2,26
δισ. ευρώ.
Η μετοχή της Jumbo έκλεισε στα 26,14 ευρώ, με άνοδο +0,46% και κεφαλαιοποίηση 3,56 δισ.
ευρώ.
Η ΕΥΔΑΠ  έκλεισε στα 5,83 ευρώ, με πτώση -1,19% και κεφαλαιοποίηση 621 εκατ. ευρώ.
Η ΕΛΒΑΛΧΑΚΟΡ έκλεισε στα 1,9280 ευρώ, αμετάβλητη και κεφαλαιοποίηση 723 εκατ. ευρώ.
Η MIG (που είναι εκτός FTSE 25) έκλεισε στα 2,9050 ευρώ, με πτώση -2,02% και
κεφαλαιοποίηση 91 εκατ. ευρώ.
Βελτίωση στα ομόλογα της Ευρωζώνης, το 10ετές ελληνικό στο 2,87% - Το spread με την
Γερμανία στις 77 μ.β.
Βελτίωση  καταγράφεται σήμερα 9/12 στην αγορά ομολόγων της Ευρωζώνης.
Το ελληνικό 10ετές ομόλογο βρίσκεται στο 2,87% και το 10ετές ιταλικό 3,17% με το μεταξύ
τους spread στις -30 μονάδες βάσης.
Το spread η διαφορά απόδοσης μεταξύ ελληνικών 10 ετών και γερμανικών ομολόγων
διαμορφώνεται στις 77 μονάδες βάσης από 76 μονάδες βάσης.
Το ελληνικό CDS στο 5ετές που αποτελεί και το benchmark, σήμερα διαμορφώνεται στις 60
μονάδες βάσης.
Ως μέτρο σύγκρισης αναφέρεται ότι το CDS της Αργεντινής βρίσκεται στις 1.030 μονάδες
βάσης.
Θυμίζουμε ότι τα επίπεδα ρεκόρ μετά το PSI+ στην Ελλάδα σημειώθηκαν στις 8 Ιουλίου του
2015 στις 8700 μ.β.
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Το CDS δουλεύει ως εξής….
Για κάθε 10 εκατ δολάρια έκθεση σε ελληνικό χρέος, ένας επενδυτής που θέλει να
αντισταθμίσει τον κίνδυνο χώρας αγοράζει ένα παράγωγο το CDS και πληρώνει π.χ. για την
Ελλάδα σήμερα απόδοση 0,60% ή 600 χιλ. δολάρια ασφάλιστρο ανά 10 εκατ δολ. επενδυτική
θέση στο ελληνικό χρέος.
Το spread Ελλάδος – Ιταλίας βρίσκεται στις -30 μονάδες βάσης.
Έναντι της Πορτογαλίας το spread με την Ελλάδα διαμορφώνεται στις 39 μονάδες βάσης.
Βελτίωση στα ομόλογα της Ευρωζώνης
Βελτίωση καταγράφεται σήμερα 9/12 στα ομόλογα της Ευρωζώνης.
Το Ιταλικό 10ετές διαμορφώνεται σήμερα 9 Δεκεμβρίου του 2024 στο 3,17%.
Το 10ετές γερμανικό ομόλογο βρίσκεται σήμερα 9/12//2024 στο 2,10%.
Οι αποδόσεις των ευρωπαϊκών ομολόγων διαμορφώνονται ως εξής….
Η Ιρλανδική 10ετία λήξης 2028 εμφανίζει απόδοση στο 2,38% με το ιστορικό χαμηλό -0,333%
σημειώθηκε στις 15 Δεκεμβρίου 2020.
Το 10ετές Πορτογαλικό ομόλογο λήξης Οκτωβρίου 2028 έχει απόδοση 2,49% με ιστορικό
χαμηλό στο -0,062% που σημειώθηκε στις 15 Δεκεμβρίου 2020.
Το Ισπανικό 10ετές έχει απόδοση 2,74% με το ιστορικό χαμηλό στο -0,02% που σημειώθηκε
στις 16 Δεκεμβρίου 2020.
Στην Ιταλία το 10ετές ομόλογο λήξης 1η Αυγούστου του 2029 έχει απόδοση 3,17% και με
ιστορικό χαμηλό 0,4260% στις 12 Φεβρουαρίου του 2021.
Αξίζει να αναφερθεί ότι η Κύπρος έκδωσε 10ετές ομόλογο με επιτόκιο 2,25% και η τρέχουσα
απόδοση του είναι 2,72%.
Το ιστορικό χαμηλό σημειώθηκε στις 15 Δεκεμβρίου 2020 στο 0,088%.
www.bankingnews.gr
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Τι υποσχέθηκε στους ξένους επενδυτές ο Κυριάκος Μητσοτάκης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του ευρώ, με το
κατά κεφαλήν ΑΕΠ της να σημειώνει σωρευτική αύξηση 20% μεταξύ 2020 και 2023, ενώ όπως
πριν από λίγα χρόνια είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την επενδυτική βαθμίδα έτσι
και σήμερα είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο:
την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς» ανέφερε
χθες μεταξύ άλλων με γραπτό του μήνυμα προς τους διεθνείς επενδυτές ο πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης, στο 26ο επενδυτικό συνέδριο για την Ελλάδα της Capital Link που
πραγματοποιείται σε συνεργασία με το NYSE και την ΕΧΑΕ, στο Metropolitan Club στη Νέα
Υόρκη.
Στο συνέδριο συμμετείχαν κορυφαίοι επενδυτικοί οίκοι, μεγάλες ελληνικές επιχειρήσεις,
τραπεζίτες, κυβερνητικοί αξιωματούχοι και σημαντικά στελέχη της αγοράς, ενώ στο μήνυμά
του, το οποίο διάβασε ο πρόεδρος της Capital Link Νικόλας Μπορνόζης, ο Πρωθυπουργός
ανέφερε επίσης ότι η ανεργία μειώνεται δραστικά (περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες), όπως
και η σχέση χρέους προς ΑΕΠ που σημείωσε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη
χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019-2023. Πέρυσι μάλιστα η Economis Intelligence Unit
κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό
περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών, ενώ ανέφερε πως και το 2024 θα είναι μεταξύ των 10
κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα επόμενα πέντε χρόνια.
Από την 1η Ιανουαρίου, οι εισφορές κοινωνικής ασφάλισης θα μειωθούν κατά άλλη μία
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες, ενώ ο αγώνας κατά
της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά, την ώρα που την περίοδο 2024-2028 αναμένεται σε
μέσα επίπεδα πρωτογενές πλεόνασμα +2,5% του ΑΕΠ, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμα 20 ποσοστιαίες
μονάδες. Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα, ανέφερε ο Πρωθυπουργός, καθώς τα
ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της
ευρωζώνης. Ο ίδιος προσκάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να επενδύουν στην Ελλάδα
ώστε να  κερδίσουν από μια χώρα «που ανεβαίνει συνεχώς».
Ο Filippo Taddei, Managing Director της  Goldman Sachs International, αναμένει ότι η Ελλάδα
θα συνεχίσει να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης Νότιας Ευρώπης και της ευρωζώνης το
2025.
ΤΑΣΟΣ ΜΑΝΤΙΚΙΔΗΣ
Facebook
Twitter
LinkedIn
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Μετά το άνοιγμα του Χ.Α. – Προσεκτικά και επιλεκτικά συνεχίζουν οι αγοραστές με το
βλέμμα στη Συρία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σχετικά Άρθρα
Δέκα μετοχές στα χαμηλά χωρίς σημαντικό λόγο – Γιατί οι επενδυτές τις τιμωρούν με αυτόν τον
τρόπο;
08/12/2024 - 21:44
Στην Νέα Υόρκη στρέφονται τα βλέμματα – Ποιες εισηγμένες θα πάνε και τι θα συζητηθεί στο
road show της Capital Link
06/12/2024 - 22:07
Μετά το κλείσιμο του Χ.Α. – Εβδομάδα ανόδου 11,45% στις τράπεζες με βελτίωση επενδυτικής
ψυχολογίας
06/12/2024 - 17:31
ΑΓΟΡΑ: Πολλά και ενδιαφέροντα θέματα απασχολούν την επενδυτική κοινότητα αλλά και τον
πλανήτη συνολικά. Αρχικά έχουμε τις εξελίξεις στη Συρία. Αυτό που κάνει σε εμάς εντύπωση
είναι η ευκολία που πέφτουν αυτά τα καθεστώτα που καταπίεζαν επί δεκαετίες τους λαούς. Για
πότε παίρνουν ένα αεροπλάνο και εξαφανίζονται, για πότε κρύβονται σε κάτι λαγούμια για να
θυμηθούμε το Ιράκ, δεν περιγράφεται. Και όλοι έχουν μαζέψει πλούτο που δεν το συλλαμβάνει
ο νους του ανθρώπου. Οι εξελίξεις εκεί θα επηρεάσουν και την Ελλάδα, γιατί είναι και η
Τουρκία στη μέση. Ψύχραιμα πάντως αντιδρούν οι αγορές στην Ευρώπη.
Από την άλλη έχουμε σήμερα το road show στη Νέα Υόρκη και πάμε με αέρα αναβάθμισης
από την Scope. Το συγκεκριμένο συνέδριο από την Capital Link, πλέον έχει γίνει θεσμός
καθώς γίνεται εδώ και δεκαετίες. Έχουν πετύχει πολλά οι διοργανωτές αυτό το διάστημα. Για
να δούμε αν θα βγει κάποια είδηση από εκεί και κυρίως αν θα έρθουν νέοι επενδυτές. Ίσως
έχουμε και κάποια απάντηση από τους τραπεζίτες για όσα φέρεται να θέλει να νομοθετήσει ο
Πρωθυπουργός. Η στήλη επαναλαμβάνει πως η Κυβέρνηση άργησε 2 χρόνια στο θέμα της
παρέμβασης στις τράπεζες. Να θυμίσουμε πως οι τράπεζες στο παρελθόν είχαν τιμωρηθεί με
πρόστιμα (όχι βαριά βέβαια) για καρτέλ σε θέματα προμηθειών από την Επιτροπή
Ανταγωνισμού. Όμως, η Κυβέρνηση δύο χρόνια τώρα πετούσε χαρταετό.
ΓΕΝΙΚΟΣ ΔΕΙΚΤΗΣ: Σταθεροποιητικό το ξεκίνημα με το βλέμμα στις τράπεζες που δεν
δείχνουν και κάποια διάθεση για σημαντική κίνηση στο ξεκίνημα, είτε προς τα πάνω είτε προς
τα κάτω.
ΕΛΠΕ: Αγόρασε από την Edison το 50% της Elpedison προς 164 εκατ. ευρώ προς
αναπροσαρμογών έως 31 εκατ. ευρώ. Με άνοδο 1,38% και στα 6,9950 ευρώ η μετοχή.
VIOHALCO: Μεταξύ των μετοχών που στο άνοιγμα δείχνουν μία διάθεση για υψηλότερα. Στα
5,52 ευρώ και στο +2% αν και με χαμηλό όγκο. Βλέπουμε όμως καλούς αγοραστές. Φθηνή η
μετοχή, τα έχουμε αναλύσεις πολλές φορές στο παρελθόν, χωρίς να έχουμε δει ακόμα διάθεση
για καλύτερη πορεία.
ATTICA BANK: Μετά την ολοκλήρωση της αύξησης και της εισαγωγής των μετοχών,
ανακοινώθηκαν και τα νέα ποσοστά. Έτσι λοιπόν η Thrivest έχει το 57,46% και το ΤΧΣ έχει το
34,77%. Οι αλλαγές στα ποσοστά σε σχέση με τα παλιά ποσοστά προ αύξησης έγιναν με
μεταβιβάσεις warrants. Έτσι ο έλεγχος πέρασε στη Thrivest. Ο e-ΕΦΚΑ επίσης, είχε
ανακοινώσει πως το ποσοστό του υποχώρησε στο 1,59%. Όλα αυτά μας κάνουν κάτι λιγότερο
από 94%. Όπως καταλαβαίνετε η διασπορά είναι ελάχιστη, αν προσθέσουμε και μετοχές από
κωδικούς που είναι κοντά στο νέο μέτοχο, π.χ. Fiera Capital. Ήταν αναμενόμενο και είχε
κάπως αναλυθεί και στο ενημερωτικό. Η στήλη περίμενε καλή πορεία για τη μετοχή, με βάση
το ιστορικό των νέων επενδυτών αλλά και συγκριτικής αποτίμησης. Τώρα όσοι πίστευαν ότι
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αυτή η αύξηση και ο τρόπος που έγινε δε θα άφηνε υπεραξίες, μάλλον πρέπει να μελετήσουν
την ιστορία του Χ.Α. Στα 0,70 ευρώ και στο +2,34%.
PRODEA: Την Τετάρτη 11 Δεκεμβρίου οι μετοχές θα διαπραγματεύονται χωρίς το δικαίωμα
στο προμέρισμα ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή (καθαρό). Με άνοδο 6% ξεκίνησε η μετοχή και
στην τιμή των 6,60 ευρώ η απόδοση είναι 7,1%.
INTRALOT: Η παραίτηση Αντωνόπουλου τράβηξε τα βλέμματα, αλλά εδώ και χρόνια δεν έχει
ιδιαίτερο ρόλο στη διοίκηση. Ας μην ξεχνάμε όμως πως ήταν εκ των ιδρυτών, αλλά τώρα έχει
άλλες πετυχημένες δουλειές. Όμως, το όνομα ακούστηκε αρκετά το τελευταίο διάστημα και
συνδέθηκε με την πορεία της μετοχής και πωλήσεων μετοχών. Η είσοδος του κορεάτη βασικού
μετόχου Kim Soohyung στο Δ.Σ. πρέπει μάλλον να προσεχθεί, γιατί μπορεί να είναι η αρχή
από μία σειρά ενεργειών, λένε κάποιες πληροφορίες. Ήπια ανοδικά η μετοχή στο άνοιγμα.
Κ.ΣΑΡΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Εδώ έχουμε μία ενδιαφέρουσα ανακοίνωση. Η εισηγμένη θα πουλήσει
σε εταιρεία του βασικού μετόχου, ακίνητο στα Καμίνια, το οποίο είναι ένα παλιό ακίνητο που
δεν χρησιμοποιείται όπως φαίνεται, προς 10 εκατ. ευρώ. Το τίμημα είναι πάνω από την αξία,
άρα θα έχει κέρδος και θα γράψει υπεραξία, βοηθώντας τα ίδια κεφάλαια. Προφανώς και δεν
έχει τα κεφάλαια να το αξιοποιήσει η ίδια η εταιρεία. Όμως πουλώντας το μπορεί να σβήσει
δάνεια και να αποκτήσει ένα καλύτερο ισολογισμό. Η εταιρεία που το αγοράζει
δραστηριοποιείται στην εκμετάλλευση ακινήτων με δυνατά ακίνητα στο χαρτοφυλάκιό της.
ΑΧΙΑNUMBERS: Μεγάλες εκροές από ξένους το Νοέμβριο, ύψους 467 εκατ. ευρώ. Από την
αρχή του έτους έχουν εισροές 246 εκατ. ευρώ.
GALAXY MEZZ: Χωρίς το δικαίωμα στην επιστροφή κεφαλαίου ύψους 0,09 ευρώ ανά μετοχή,
ο τίτλος σήμερα και με προσαρμοσμένη τιμή τα 0,60 ευρώ.
Γιώργος Κατικάς
george.katikas@gmail.com
www.bankingnews.gr
Τα αναγραφόμενα στη στήλη είναι για την ενημέρωση των αναγνωστών και δεν πρέπει να
θεωρηθούν ως πρόταση για αγορά ή πώληση μετοχών. Οι πληροφορίες συλλέγονται από
αξιόπιστες πηγές αλλά δεν υπάρχει εξασφάλιση ότι είναι πλήρεις ή ακριβείς.
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Beta Sec – Daily report 09-12-2024- Market Monitor – Market Comment – In the Spotlight
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Scope upgrade prompts for a positive opening yet considerable short term gains may tempt for
a profit taking and limit upside. 
After four consecutive days of growth, AthEx took a break from its rally, but its benchmark still
managed to end up in the black thanks to a late surge that overturned an earlier decline. This
five-out-of-five over the week led the main index to a new 10-week high. Selective interest was
once again evident balancing a much expected profit taking in the best week of 2024 while
good news from Q3:24 GDP also assisted in sentiment.
General Index closed at 1,456.52 points, adding 0.05% to Thursday’s 1,455.81 points. On a
weekly basis it advanced 4.52%, which is the highest weekly growth in over 18 months. The
large-cap FTSE-25 index expanded 0.19%, ending at 3,551.89 points, and the banks index
grew 0.60%, with Piraeus rising 1.60%, Alpha grabbing 0.74% and Eurobank improving 0.72%.
In total 62 stocks enjoyed gains, 49 suffered losses and 50 remained unchanged. Turnover
amounted to €118.2m, down from Thursday’s €174.9.
Scope upgrade prompts for a positive opening yet considerable short term gains may tempt for
a profit taking and limit upside.
 
 
AthEx: Capital Link Investment Forum to take place in New York toddy with 21 listed names
participating the event.
 
Greece/Economy:  Scope Ratings upgraded Greece’s sovereign rating to BBB with a stable
outlook. Declining public debt, improved banking-system resilience and stronger trend growth
drive the upgrade. Still-elevated government debt and structural economic weaknesses remain
credit constraints.
The upgrade to BBB reflects Scope’s expectation of a continued reduction in Greece’s general
government debt ratio during the forthcoming years. This decline is seen being driven by
favorable debt dynamics, alongside stronger-than-anticipated primary fiscal surpluses and an
associated further narrowing of the headline budget deficit,
Scope’s debt projections assume output growth of 2.2% for this year, 2.2% next and 1.6% on
average from 2026 to 2029. The medium-run projection is nevertheless comparatively
optimistic, currently reflecting no recession to 2029. In addition, Scope assumes GDP-deflator
inflation of 2.5% during 2024-29, a significant assumption compared against a deflationary
-0.4% average of 2012-21.
Downside risks for the agency’s baseline economic scenario include: i) a sharp economic
downturn; ii) an unexpected return to lower inflation; iii) a sharp rise in borrowing rates; and/or
iv) a material weakening of the budgetary position.
 
Greece/Q3:24 GDP:  The Greek economy grew by 2.4% in the third quarter of 2024 compared
to the same quarter of 2023, according to the Hellenic Statistical Authority. GDP increased by
0.3% compared to the second quarter of this year. The 2.4% GDP increase came from the
following changes:
§   Total final consumer spending increased by 1.3% (household consumption increased by
2.1% and that of the general government decreased by 1.4%)
§   Private investment (gross fixed capital formation) increased by 0.3%
§   Eports of goods and services increased by 3.3% (exports of goods increased by 1.2%,
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while exports of services increased by 5.1%)
§   Imports of goods and services increased by 4.2% (imports of goods increased by 2.3% and
imports of services increased by 12.5%).
On a quarterly basis:
§   Total final consumption expenditure increased by 0.1% (household consumption increased
by 0.1% and that of the general government decreased by 0.9%).
§   Private investment (gross fixed capital formation) decreased by 1.1%.
§   Exports of goods and services increased by 0.9% (exports of goods decreased by 0.2%,
while exports of services increased by 1.3%).
§   Imports of goods and services decreased by 0.9% (imports of goods decreased by 2.1%,
while imports of services increased by 3.9%).
Prodea: Interim dividend of 0.47 eur/share with ex-date on December 11 and payment on
December 18. Total cash return of €120m.
Eurobank: The bank announced that it successfully completed the pricing of 600-million-euro
senior preferred notes. The bond matures on 12 March 2030 and is callable at par on 12 March
2029, offering a coupon of 3.25% per annum. Settlement will take place on 12 December 2024
and the notes will be listed on the Luxembourg Stock Exchange’s Euro MTF market.
AthEx/November Stats: AthEx released its monthly bulletin for November Stats:
§   Transactions Value in November 2024 reached €4,149.92m, increased by 15.23% since the
previous month when transactions value reached €3,601.33m, while compared to the same
month of the previous year when transactions value was €3,839.35 million there was an
increase of 8.09%.
§   Foreign investors during November 2024 had outflows of €467.76m.
§   Foreign Investors accounted for 44.1% of total transactions’ value during November 2024
(compared to 65.7% during the previous month).
§   The countries of tax residency holding the highest Value of Assets Under Custody
(individual segregated accounts) were U.S.A. (total value of assets €12.44bn), Cyrpus (total
value of assets €9.52bn) and the Germany (total value of assets €5.94bn).
Banking Sector: Greek bankers reportedly told investors at the recent Greek investment
conference organized in London by Morgan Stanley in collaboration with the Athens Stock
Exchange, banks are targeting new loans of 10 billion euros in 2025. Net credit expansion for
2024 will exceed 6 billion euros for the four systemic banks, as in the 9-month period of
January-September 2024, at group level, the four systemic banks showed a cumulative
increase in current loans by 5.7 billion euros. (Piraeus Bank loans 1.9 billion euros, Eurobank
1.8 billion euros, Alpha Bank 1.1 billion euros and National Bank 0.9 billion euros). The bank
managements revised the credit expansion for the rest of the year, which could range between
7 and 8 billion euros.
BriQ Properties: Reportedly, the second logistics building in Aspropyrgos, with a total surface
area of 19,236 sq.m. was completed a few days ago. Following this development, the company
now owns two state-of-the-art logistics facilities in the area, with a total area of 44.49k sqm.
The leases of the new buildings have a 10-year term and ensure a gross yield of almost 9% on
the company’s investment, including the acquisition value of the land. The total investment
amounted to €36.7m, and the tenants are Iron Mountain and InfoQuest Technologies.
Meanwhile, the completion of the merger between Briq Properties and Intercontinental
International SA (ICI) is in the final stage. Following the merger, BriQ Properties’ new portfolio
will consist of 25% retail, 12% hotels, 30% offices and mixed-use properties, 30% logistics and
3% other properties. 68% of the properties will be located in the Attica Region, 18% on islands
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and 14% in other major cities in mainland Greece.
Premia: FY:24 net profit to be impacted positively by €1mn. Premia will consolidate Renti
through the equity method, ie proportionally below the EBITDA line.
Profile: 159,488 out of the 196,680 awarded stock options exercised by executives at
€0.85/share.
Piraeus Bank: 285,940 treasury shares awarded to 38 beneficiaries gratis in the context of the
bank’s reward scheme. Remaining treasury stock 2,322,918 shares (0.19% of share capital).
Orilina Properties: Construction license for the REIT’s private club in the Hellinikon project
cleared.
Galaxy Cosmos: As of today, following the share capital decrease of the company, the shares
are traded on the EN.A. PLUS category of ATHEX under the new par value of €0.0736 per
share, and excluding the right to participate in the capital return of €0.09 per share – through a
cash payment – to the shareholders of the company.
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ΧΑ: Επόμενη στάση… Νέα Υόρκη-Τα συν και πλην της αγοράς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το London effect έδωσε στο ΧΑ ένα πενθήμερο ανοδικό σερί (ΓΔ +4,5%) το οποίο κυρίως
προήλθε από τον τραπεζικό κλάδο (ΔΤΡ +11,5%) μετά τις διαβεβαιώσεις για μη επιβολή
έκτακτου φόρου στα τραπεζικά κέρδη με όλες τις συστημικές τράπεζες να κλείνουν την
εβδομάδα κοντά στο +12% και να επιστρέφουν σε ρυθμούς Α εξαμήνου 2024.
Η θετική ψυχολογία τονώθηκε και από τις εξαιρετικές συναντήσεις των εισηγμένων με
διαχειριστές και τα μάτια τώρα στρέφονται προς Νέα Υόρκη μεριά με ένα αντίστοιχο συνέδριο
της Capital Link προσπαθώντας να καλύψει και αμερικάνικα κεφάλαια.
Στο ΧΑ πέραν των τραπεζών υπήρχαν και άλλοι τίτλοι με αποδόσεις πάνω από την αγορά
(ΑΡΑΙΓ, ΜΠΕΛΑ, CENER) αλλά και αρκετές που δεν μπόρεσαν να ακολουθήσουν το
θετικό momentum (ΟΤΕ, ΓΕΚΤΕΡΝΑ, ΔΑΑ) με σημαντικό σημείο βελτίωσης εκτός από τις τιμές
και στον όγκο συναλλαγών, με αρκετές συνεδριάσεις στα +170 εκ.
Στα εσωτερικά νέα με θετικό πρόσημο πρέπει να συμπεριλάβουμε την έκθεση του ΟΟΣΑ για
την ελληνική οικονομία και τις προοπτικές της (παρά τους αστερίσκους) και την
ανακοίνωση της ΕΛΣΤΑΤ για το ΑΕΠ 3ου τριμήνου στο 2,4%. Αντίστοιχα θετική – αν και
προεξοφλημένη σε μεγάλο βαθμό – αναμένεται και η απόφαση της ΕΚΤ για νέα μείωση των
επιτοκίων του ευρώ κατά 0,25% στην συνεδρίαση της Πέμπτης όπως και οι τελευταίες εκθέσεις
ξένων οίκων  για ελληνικές μετοχές.
Όπως αναμενόταν, στον εβδομαδιαίο απολογισμό του ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε στην
ανάγκη φθηνότερων δανείων από τις τράπεζες και μείωσης προμηθειών κάτι που δείχνει
μελλοντική παρέμβαση σε ένα κλάδο που έως τώρα οφελείται  κάποιων ακραίων καταστάσεων
– και σε ορισμένες περιπτώσεις όπως στην αναφορά του διοικητή της ΑΛΦΑ για το υψηλότερο
επιτοκιακό περιθώριο στην Ευρώπη το διαφημίζουν κιόλας!
Εκεί που τα πράγματα δείχνουν αρκετά ρευστά έως προβληματικά είναι στο διεθνές
γεωπολιτικό σκηνικό με νέο άγνωστο Χ την κατάσταση στη Συρία με τις όποιες προεκτάσεις
ακόμα αμφίβολες τόσο σε πολιτικό όσο και σε μεταναστευτικό επίπεδο, ενώ ταυτόχρονα τα
σοβαρά θέματα σε Γαλλία (κυβέρνηση,προυπολογισμός) και Γερμανία (νέες εκλογές
οικονομική επιβράδυνση) δεν μπορούν να κρυφτούν κάτω από την εντυπωσιακή και
αναζωογονητική τελετή των εγκαινίων της αναστυλωμένης Παναγίας των Παρισίων.
Σε τεχνικό επίπεδο η ανοδική διάσπαση της ετήσιας αντίστασης των 1452 μονάδων δίνει
ισχυρό προβάδισμα στους long με πρώτο στόχο τις 1470 και απώτερο τις 1500 μονάδες.
Νάσος Κουμέττης
Hellenic Asset Management
* Το κείμενο δεν αποτελεί συμβουλή ή πρόταση κατάρτισης επενδυτικής πράξης
#ΧΑ #ΓΔ #μετοχές
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ΧΑ: Επόμενη στάση… Νέα Υόρκη-Τα συν και πλην της αγοράς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το London effect έδωσε στο ΧΑ ένα πενθήμερο ανοδικό σερί (ΓΔ 4,5%) το οποίο κυρίως
προήλθε από τον τραπεζικό κλάδο (ΔΤΡ 11,5%) μετά τις διαβεβαιώσεις για μη επιβολή
έκτακτου φόρου στα τραπεζικά κέρδη με όλες τις συστημικές τράπεζες να κλείνουν την
εβδομάδα κοντά στο 12% και να επιστρέφουν σε ρυθμούς Α εξαμήνου 2024.
Η θετική ψυχολογία τονώθηκε και από τις εξαιρετικές συναντήσεις των εισηγμένων με
διαχειριστές και τα μάτια τώρα στρέφονται προς Νέα Υόρκη μεριά με ένα αντίστοιχο συνέδριο
της Capital Link προσπαθώντας να καλύψει και αμερικάνικα κεφάλαια.
Στο ΧΑ πέραν των τραπεζών υπήρχαν και άλλοι τίτλοι με αποδόσεις πάνω από την αγορά
(ΑΡΑΙΓ, ΜΠΕΛΑ, CENER) αλλά και αρκετές που δεν μπόρεσαν να ακολουθήσουν το
θετικό momentum (ΟΤΕ, ΓΕΚΤΕΡΝΑ, ΔΑΑ) με σημαντικό σημείο βελτίωσης εκτός από τις τιμές
και στον όγκο συναλλαγών, με αρκετές συνεδριάσεις στα 170 εκ.
Στα εσωτερικά νέα με θετικό πρόσημο πρέπει να συμπεριλάβουμε την έκθεση του ΟΟΣΑ για
την ελληνική οικονομία και τις προοπτικές της (παρά τους αστερίσκους) και την
ανακοίνωση της ΕΛΣΤΑΤ για το ΑΕΠ 3ου τριμήνου στο 2,4%. Αντίστοιχα θετική – αν και
προεξοφλημένη σε μεγάλο βαθμό – αναμένεται και η απόφαση της ΕΚΤ για νέα μείωση των
επιτοκίων του ευρώ κατά 0,25% στην συνεδρίαση της Πέμπτης όπως και οι τελευταίες εκθέσεις
ξένων οίκων  για ελληνικές μετοχές.
Όπως αναμενόταν, στον εβδομαδιαίο απολογισμό του ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε στην
ανάγκη φθηνότερων δανείων από τις τράπεζες και μείωσης προμηθειών κάτι που δείχνει
μελλοντική παρέμβαση σε ένα κλάδο που έως τώρα οφελείται  κάποιων ακραίων καταστάσεων
– και σε ορισμένες περιπτώσεις όπως στην αναφορά του διοικητή της ΑΛΦΑ για το υψηλότερο
επιτοκιακό περιθώριο στην Ευρώπη το διαφημίζουν κιόλας!
Εκεί που τα πράγματα δείχνουν αρκετά ρευστά έως προβληματικά είναι στο διεθνές
γεωπολιτικό σκηνικό με νέο άγνωστο Χ την κατάσταση στη Συρία με τις όποιες προεκτάσεις
ακόμα αμφίβολες τόσο σε πολιτικό όσο και σε μεταναστευτικό επίπεδο, ενώ ταυτόχρονα τα
σοβαρά θέματα σε Γαλλία (κυβέρνηση,προυπολογισμός) και Γερμανία (νέες εκλογές
οικονομική επιβράδυνση) δεν μπορούν να κρυφτούν κάτω από την εντυπωσιακή και
αναζωογονητική τελετή των εγκαινίων της αναστυλωμένης Παναγίας των Παρισίων.
Σε τεχνικό επίπεδο η ανοδική διάσπαση της ετήσιας αντίστασης των 1452 μονάδων δίνει
ισχυρό προβάδισμα στους long με πρώτο στόχο τις 1470 και απώτερο τις 1500 μονάδες.
Νάσος Κουμέττης
Hellenic Asset Management
* Το κείμενο δεν αποτελεί συμβουλή ή πρόταση κατάρτισης επενδυτικής πράξης
#ΧΑ #ΓΔ #μετοχές
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ΧΑ: Επόμενη στάση... Νέα Υόρκη-Τα συν και πλην της αγοράς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το London effect έδωσε στο ΧΑ ένα πενθήμερο ανοδικό σερί (ΓΔ +4,5%) το οποίο κυρίως
προήλθε από τον τραπεζικό κλάδο (ΔΤΡ +11,5%) μετά τις διαβεβαιώσεις για μη επιβολή
έκτακτου φόρου στα τραπεζικά κέρδη με όλες τις συστημικές τράπεζες να κλείνουν την
εβδομάδα κοντά στο +12% και να επιστρέφουν σε ρυθμούς Α εξαμήνου 2024.
Η θετική ψυχολογία τονώθηκε και από τις εξαιρετικές συναντήσεις των εισηγμένων με
διαχειριστές και τα μάτια τώρα στρέφονται προς Νέα Υόρκη μεριά με ένα αντίστοιχο συνέδριο
της Capital Link προσπαθώντας να καλύψει και αμερικάνικα κεφάλαια.
Στο ΧΑ πέραν των τραπεζών υπήρχαν και άλλοι τίτλοι με αποδόσεις πάνω από την αγορά
(ΑΡΑΙΓ, ΜΠΕΛΑ, CENER) αλλά και αρκετές που δεν μπόρεσαν να ακολουθήσουν το
θετικό momentum (ΟΤΕ, ΓΕΚΤΕΡΝΑ, ΔΑΑ) με σημαντικό σημείο βελτίωσης εκτός από τις τιμές
και στον όγκο συναλλαγών, με αρκετές συνεδριάσεις στα +170 εκ.
Στα εσωτερικά νέα με θετικό πρόσημο πρέπει να συμπεριλάβουμε την έκθεση του ΟΟΣΑ για
την ελληνική οικονομία και τις προοπτικές της (παρά τους αστερίσκους) και την
ανακοίνωση της ΕΛΣΤΑΤ για το ΑΕΠ 3ου τριμήνου στο 2,4%. Αντίστοιχα θετική – αν και
προεξοφλημένη σε μεγάλο βαθμό – αναμένεται και η απόφαση της ΕΚΤ για νέα μείωση των
επιτοκίων του ευρώ κατά 0,25% στην συνεδρίαση της Πέμπτης όπως και οι τελευταίες εκθέσεις
ξένων οίκων  για ελληνικές μετοχές.
Όπως αναμενόταν, στον εβδομαδιαίο απολογισμό του ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε στην
ανάγκη φθηνότερων δανείων από τις τράπεζες και μείωσης προμηθειών κάτι που δείχνει
μελλοντική παρέμβαση σε ένα κλάδο που έως τώρα οφελείται  κάποιων ακραίων καταστάσεων
– και σε ορισμένες περιπτώσεις όπως στην αναφορά του διοικητή της ΑΛΦΑ για το υψηλότερο
επιτοκιακό περιθώριο στην Ευρώπη το διαφημίζουν κιόλας!
Εκεί που τα πράγματα δείχνουν αρκετά ρευστά έως προβληματικά είναι στο διεθνές
γεωπολιτικό σκηνικό με νέο άγνωστο Χ την κατάσταση στη Συρία με τις όποιες προεκτάσεις
ακόμα αμφίβολες τόσο σε πολιτικό όσο και σε μεταναστευτικό επίπεδο, ενώ ταυτόχρονα τα
σοβαρά θέματα σε Γαλλία (κυβέρνηση,προυπολογισμός) και Γερμανία (νέες εκλογές
οικονομική επιβράδυνση) δεν μπορούν να κρυφτούν κάτω από την εντυπωσιακή και
αναζωογονητική τελετή των εγκαινίων της αναστυλωμένης Παναγίας των Παρισίων.
Σε τεχνικό επίπεδο η ανοδική διάσπαση της ετήσιας αντίστασης των 1452 μονάδων δίνει
ισχυρό προβάδισμα στους long με πρώτο στόχο τις 1470 και απώτερο τις 1500 μονάδες.
Νάσος Κουμέττης
Hellenic Asset Management
* Το κείμενο δεν αποτελεί συμβουλή ή πρόταση κατάρτισης επενδυτικής πράξης
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Χρηματιστήριο: Με το βλέμμα στη Συρία – Δεν αποκλείονται κινήσεις profit taking μετά
το ανοδικό σερί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σύμφωνα με τα μηνιαία στατιστικά του Νοεμβρίου οι ξένοι επενδυτές είχαν εκροές 467 εκατ.
ευρώ μειώνοντας τις εισροές τους από την αρχή του έτους στα 246 εκατ. ευρώ
Σχετικά Άρθρα
Δέκα μετοχές στα χαμηλά χωρίς σημαντικό λόγο – Γιατί οι επενδυτές τις τιμωρούν με αυτόν τον
τρόπο;
08/12/2024 - 21:44
Στην Νέα Υόρκη στρέφονται τα βλέμματα – Ποιες εισηγμένες θα πάνε και τι θα συζητηθεί στο
road show της Capital Link
06/12/2024 - 22:07
Μετά το κλείσιμο του Χ.Α. – Εβδομάδα ανόδου 11,45% στις τράπεζες με βελτίωση επενδυτικής
ψυχολογίας
06/12/2024 - 17:31
Το θετικό νέο της αναβάθμισης της αξιολόγησης της χώρας από τη Scope Ratings θα
μπορούσε να ενισχύσει την επενδυτική ψυχολογία.
Ωστόσο, οι εξελίξεις κυρίως στη Συρία, αυξάνουν το γεωπολιτικό κίνδυνο και έτσι οι επενδυτές
θα μπορούσαν να τηρήσουν μια πιο επιφυλακτική στάση.
Τα κέρδη των προηγούμενων ημερών θα μπορούσαν επίσης να οδηγήσουν σε κάποιες
επιλεκτικές κινήσεις κατοχύρωσης κερδών.
Υπενθυμίζεται πως ο Γενικός Δείκτης έχει συμπληρώσει πέντε συνεχόμενες ανοδικές
συνεδριάσεις.
Στο επίκεντρο θα βρεθούν και πάλι οι τράπεζες, καθώς φουντώνουν οι πληροφορίες για
κινήσεις από την Κυβέρνηση προκειμένου να μειωθούν οι προμήθειες, αλλά και να ρίξουν στην
αγορά ακίνητα που διαθέτουν.
Σημειώνεται πως σύμφωνα με τα μηνιαία στατιστικά του Νοεμβρίου οι ξένοι επενδυτές είχαν
εκροές 467 εκατ. ευρώ μειώνοντας τις εισροές τους από την αρχή του έτους στα 246 εκατ.
ευρώ.
Σήμερα οι μετοχές της Galaxy Mezz είναι διαπραγματεύσιμες με νέα ονομαστική αξία και χωρίς
το δικαίωμα στην επιστροφή κεφαλαίου των 0,09 ευρώ ανά μετοχή.
Η προσαρμοσμένη τιμή εκκίνησης είναι τα 0,60 ευρώ.
Eurobank Equities
Τα προθεσμιακά συμβόλαια της Ε.Ε. δείχνουν αρνητικό άνοιγμα σήμερα, αντανακλώντας τις
ανησυχίες των επενδυτών για τις πρόσφατες γεωπολιτικές αναταραχές στη Συρία και τη Νότια
Κορέα.
Piraeus Securities
Θα περιμέναμε ένα προσεκτικό ξεκίνημα της εβδομάδας εν μέσω ενός αβέβαιου εξωτερικού
περιβάλλοντος, λαμβάνοντας στήριξη από την αναβάθμιση της αξιολόγησης από την Scope
Ratings.
Optima Bank
Προσεχώς αυτή την εβδομάδα: Τράπεζα Αττικής (αποτελέσματα τρίτου τριμήνου) και
συνεδρίαση της ΕΚΤ την Πέμπτη. Αναμένουμε ότι η αγορά θα κινηθεί υψηλότερα σήμερα,
υποβοηθούμενη από την Αναβάθμιση της Scope Ratings.
Beta
Η αναβάθμιση από τη Scope Ratings προδιαθέτει για θετικό άνοιγμα, ωστόσο τα σημαντικά
βραχυπρόθεσμα κέρδη μπορεί να βάλουν σε πειρασμό για κατοχύρωση κερδών και να
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περιορίσουν την ανοδική πορεία.
Κύκλος
Την Πέμπτη αναμένονται τα αποτελέσματα εννεαμήνου της Τράπεζας Αττικής,
που ενδεχομένως θα κλείσουν και το σετ δημοσίευσης των Εισηγμένων Εταιρειών για το
γ’ τρίμηνο. Την Πέμπτη η ΕΚΤ αναμένεται, στην τακτική συνεδρίαση νομισματικής πολιτικής, να
μειώσει τα επιτόκια κατά 25 μονάδες βάσης. Η προσπάθεια προσέγγισης των υψηλών έτους
για τον ΓΔ συνεχίζεται
Depolas
Η προηγούμενη εβδομάδα ολοκληρώθηκε στο ΧΑ με υπέρβαση του εκτιμώμενου άνω εύρους
τιμών των 1450 μονάδων. Θετικό επενδυτικό κλίμα επικράτησε και σε ολόκληρη την Ευρώπη
παρόλο που η γεωπολιτική ένταση αποτελεί πλέον ένα μόνιμο σημαντικό πτωτικό ρίσκο για τις
αγορές της. Η εβδομάδα που ξεκινά περιέχει κρίσιμα μακροοικονομικά στοιχεία, όπως ο
πληθωρισμός Νοεμβρίου στη Γερμανία αύριο, στις ΗΠΑ την Τετάρτη και στην Γαλλία την
Παρασκευή. Επιπλέον, συνεδριάζουν, πέραν της ΕΚΤ, και οι κεντρικές τράπεζες του Καναδά,
της Ελβετίας και Βραζιλίας. Η ΕΚΤ αναμένεται να μειώσει τα επιτόκια κατά 25 μβ την Πέμπτη
στο 3,0%. Η σημερινή ατζέντα περιορίζεται στα αποθέματα χονδρικής Οκτωβρίου (τελευταία
μέτρηση) και τις προσδοκίες για τον πληθωρισμό τους επόμενους 12 μήνες από την Federal
Reserve Bank of New York, στοιχεία τα οποία θα ανακοινωθούν στο κλείσιμο του ΧΑ. Ο ΓΔΧΑ
έχει ανοδικά περιθώρια μέχρι τις 1530 μονάδες κατά το μέγιστο, ενώ η κρισιμότερη στήριξη
εντοπίζεται στην περιοχή των 1400 μονάδων.
Γ.Κ.
www.bankingnews.gr
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Χρηματιστήριο: Τι θα γίνει στις τελευταίες 15 συνεδριάσεις του 2024
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στη σκιά των γεωπολιτικών εξελίξεων σε Ευρώπη και Μέση Ανατολή
Γεράσιμος Χιόνης • [email protected]
Με τον Γενικό Δείκτη να έχει επιστρέψει άνω των 1.450 μονάδων για πρώτη φορά από τα τέλη
του Σεπτεμβρίου, το ερώτημα των περισσότερων αναλυτών, οι οποίοι αναμφίβολα έχουν
πάρουν… θάρρος από το βελτιωμένο κλίμα στο ταμπλό, είναι κατά πόσο το Χρηματιστήριο
Αθηνών προλαβαίνει να ανακτήσει τις «κορυφές» των 1.502 μονάδων (αγνοούνται από τον
Μάιο) έως το τέλος του 2024, προκειμένου να αποχαιρετήσει ιδανικά τη φετινή σεζόν.
Μπορεί οι εναπομείνασες συνεδριάσεις να μην είναι πολλές σε αριθμό (12 έως τα
Χριστούγεννα και 15 έως την Πρωτοχρονιά), αλλά η βραχυπρόθεσμη ψυχολογία αφήνει όλα τα
σενάρια ανοιχτά. Ιδίως αν αναλογιστούμε το πατροπαράδοτο «έθιμο» του Santa-Claus ή
year-end ράλι, το οποίο βοηθά τους traders να βελτιώσουν τις αποδόσεις των χαρτοφυλακίων
τους. Βέβαια, ας μην ξεχνάμε ότι ο τζίρος των τελευταίων συνεδριάσεων του έτους συνηθίζεται
να υποχωρεί σε επίπεδα αισθητά κάτω των 100 εκατ. ευρώ -εξέλιξη μάλλον αποθαρρυντική για
την προσπάθεια επίτευξης ενός νέου ρεκόρ.
Σε κάθε περίπτωση, οι περισσότερες ενδείξεις, παρά τις γεωπολιτικές (και όχι μόνο)
προκλήσεις στο εξωτερικό, είναι με το μέρος των αγοραστών. Game changer, όπως
αποδείχθηκε καθ’ όλη τη διάρκεια της προηγούμενης εβδομάδας, αποτελεί η «αφύπνιση» των
τραπεζών, καθώς η επίσημη διάψευση των σεναρίων περί έκτακτης φορολόγησης έχει
απελευθερώσει σημαντικές δυνάμεις, οι οποίες όχι μόνο έχουν οδηγήσει σε ανάκαμψη από τα
πρόσφατα ναδίρ, αλλά έχουν γεφυρώσει το μεγαλύτερο μέρος της απόστασης από τις φετινές
«κορυφές». Και όπως συμβαίνει κάθε φορά, όταν οι τράπεζες ανεβαίνουν, αυτομάτως
ανεβαίνει και η υπόλοιπη αγορά.
Καματάκης: Το παραμύθι και τα… παραμύθια της «ελληνικής Apple»
«Το ερώτημα είναι αν η ανοδική κίνηση που ξεκίνησε, με τη J.P.Morgan να συστήνει στάση
overweight για τους ελληνικούς τίτλους, θα έχει διάρκεια, διαμορφώνοντας τις προϋποθέσεις
για ένα year-end-rally, με στόχο την αναμέτρηση με την περιοχή των 1.500 μονάδων» τονίζει ο
Δημήτρης Τζάνας της Κύκλος Χρηματιστηριακή, προσθέτοντας ότι πρόκειται για ένα εγχείρημα,
το οποίο θα απαιτήσει τη διατήρηση της θετικής επενδυτικής ψυχολογίας με τη συμμετοχή και
των εγχώριων «παιχτών».
Η επιστροφή της συνολικής κεφαλαιοποίησης σε επίπεδα άνω των 100 δισ. ευρώ, καθώς και η
επαναφορά των φετινών αποδόσεων σε διψήφια επίπεδα (+12,6%) αποτελούν ενδεικτικά
σημάδια της βελτιωμένης ψυχολογίας, η οποία εξακολουθεί να μην επηρεάζεται από τις
εξωγενείς αναταράξεις. Άλλωστε, παρά την πρόσφατη άνοδο, είναι κοινό μυστικό ότι οι
αποτιμήσεις των εισηγμένων παραμένουν ελκυστικές, απολαμβάνοντας σημαντικό discount σε
σχέση με τις ομοειδείς εταιρείες στην Ευρώπη -πόσο μάλλον στις ΗΠΑ.
«Το δομικό bull market του Χ.Α. παραμένει ολοζώντανο, έστω και αν η πολύμηνη
συσσώρευση της τιμής του Γ.Δ. σε οριζόντιο εύρος έχει “κουράσει”. Η εντυπωσιακή
κερδοφορία αποτελεί το “καύσιμο” που ουσιαστικά συντηρεί τη θεμελιώδη αισιοδοξία για
αρκετές εισηγμένες, ενώ το φετινό και πολυετές υψηλό των 1.502 μονάδων δεν βρίσκεται και
σε… απαγορευτική απόσταση» εξηγεί, από την πλευρά του, ο πιστοποιημένος αναλυτής
Πέτρος Στεριώτης, κάνοντας την καθιερωμένη εβδομαδιαία ανασκόπηση.
Αυτήν την στιγμή, η ελληνική αγορά καλείται να διανύσει περίπου 50 μονάδες ή αλλιώς 3,2%
προκειμένου να φθάσει στον πολυπόθητο στόχο. Ωστόσο, είτε τα καταφέρει είτε όχι, δεν
πρέπει να παραβλέπουμε το γεγονός ότι το Χ.Α. θα αποχαιρετήσει, εκτός συγκλονιστικού
απροόπτου, το 4ο συνεχόμενο κερδοφόρο έτος, καταγράφοντας σωρευτική μεταβολή σχεδόν
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100% μέσα σ’ αυτήν την τετραετία, καθώς μην ξεχνάμε ότι ο Γ.Δ. βρισκόταν μόλις στις 736
μονάδες στα τέλη του 2020. Η βελτίωση είναι θεαματική, όπως επίσης και οι αποδόσεις που
έχουν εξασφαλίσει όσοι θαρραλέοι επενδυτές αγόρασαν μέσα στο πανδημικό 2020.
Από την άλλη πλευρά, βεβαίως, όλα τα παραπάνω δεν αποτελούν άλλοθι για να κάνουμε τα
στραβά… μάτια στους κινδύνους και στις ανορθογραφίες. Μπορεί οι αποτιμήσεις να είναι
ελκυστικές, τα μερίσματα να εξελίσσονται απολύτως ικανοποιητικά (πέριξ ή και υψηλότερα των
4 δισ. ευρώ) και οι αποδόσεις να αποδεικνύονται γενναιόδωρες, αλλά η απουσία ενός
δυναμικού εγχώριου επενδυτικού κοινού αποτελεί εγγενές πρόβλημα, το οποίο χρήζει
αντιμετώπισης, προκειμένου να αλλάξουμε επίπεδο. Την ίδια στιγμή, η ευαισθησία των
ελληνικών μετοχών σε αρνητικά συμβάντα από το εξωτερικό, θα πρέπει πάντα να λαμβάνεται
υπόψη.
Η γυναίκα που άλλαξε μια τράπεζα – Από την καχυποψία του παρελθόντος στους
«δισεκατομμυριούχους» του σήμερα
Η νέα εβδομάδα, στο μεταξύ, ξεκινά με ακόμη ένα μεγάλο «ραντεβού» για τις εισηγμένες,
καθώς σήμερα λαμβάνει χώρα στη Νέα Υόρκη το 26ο ετήσιο Capital Link, το οποίο διεξάγεται
με τις ευλογίες του NYSE και της ΕΧΑΕ. Το «παρών» δίνουν τουλάχιστον 21 εισηγμένες,
ανάμεσα στις οποίες συγκαταλέγεται όλη η «αφρόκρεμα» της ελληνικής κεφαλαιαγοράς, η
οποία συνεχίζει την προσπάθεια προσέλκυσης «φρέσκων» και ποιοτικότερων κεφαλαίων εν
αναμονή και της διαδικασίας μετάβασης από τις Αναδυόμενες στις Αναπτυγμένες Αγορές.
Τα εορταστικά ράλι του Γενικού Δείκτη κατά την τελευταία 6ετία (μεταβολές Δεκεμβρίου)
• 2024 +4,5%*
• 2023 +1,4%
• 2022 +1,8%
• 2021 +3,0%
• 2020 +9,7%
• 2019 +1,6%
*Μέχρι τη συνεδρίαση της 6ης Δεκεμβρίου
(Τα παραπάνω αποτελούν προϊόν δημοσιογραφικής έρευνας και δεν συνιστούν προτροπή για
αγορά, πώληση ή διακράτηση οποιασδήποτε μετοχής)
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Capital Link – 26ο ετήσιο συνέδριο «Greece – Speeding Ahead Post Investment
Upgrade»: Οι ευκαιρίες μετά την επενδυτική βαθμίδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Capital Link
Ελληνική οικονομία
Επενδυτική βαθμίδα
Τις νέες επενδυτικές και επιχειρηματικές ευκαιρίες στην Ελλάδα, μετά τη δυναμική ανάπτυξη
που παρουσίασε τα τελευταία χρόνια η ελληνική οικονομία, παρουσιάζει σήμερα στο
Metropolitan Club της Νέας Υόρκης, το 26ο ετήσιο Forum «Greece – Speeding Ahead post
Investment Upgrade» του Capital Link, που αποτελεί το μακροβιότερο επενδυτικό φόρουμ για
τη χώρα που πραγματοποιείται στο εξωτερικό.
Το φετινό συνέδριο που πραγματοποιείται με τη συμμετοχή κορυφαίων υπουργών της
ελληνικής κυβέρνησης, δεκάδων εκπροσώπων του ελληνικού τραπεζικού και επιχειρηματικού
κόσμου, καθώς και στελεχών οίκων του εξωτερικού , υλοποιείται την ώρα που η Ελλάδα έχει
ήδη ανακτήσει την επενδυτική βαθμίδα, προσελκύοντας διεθνή, μακροπρόθεσμα επενδυτικά
funds, σε τομείς όπως υποδομές, αγορά ακινήτων, καινοτομία, ενέργεια κ.α., ξεκλειδώνοντας
ευκαιρίες για σημαντικές εισροές ξένων κεφαλαίων, που διευκολύνονται και από την πρόοδο
που έχει σημειωθεί στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων.
Διαβάστε αναλυτικά στο newmoney.gr
Ειδήσεις σήμερα: 
Έρχεται πολικό jet stream στη χώρα μετά τα μέσα Δεκεμβρίου - Πού θα βρέξει σήμερα
Αστυνομικός στο Κολοράντο έγινε πορνοστάρ επειδή δεν «έβγαιναν» οι λογαριασμοί της -
Παραιτήθηκε όταν την ανακάλυψαν
Αγωνία για την επόμενη ημέρα στη Συρία: Ποιοι είναι οι αντάρτες που τερμάτισαν το 25ετές
καθεστώς του Άσαντ
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ

https://www.protothema.gr/economy/article/1572898/capital-link-26o-etisio-sunedrio-greece-speeding-ahead-post-investment-upgrade/


https://en.protothema.gr/

 Publication date: 09/12/2024 09:13

 link

The climax in the Middle East, the negotiations with the bankers before the measures,
the mysterious transfers and the 41 Douzoglou companies, the new “boost” to Nova
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Messages from the American Central Banker and the profit margin "cap"
Greetings, the dramatic developments in Syria are undoubtedly the topic of the day since
Saturday, as the fall of the bloodthirsty pro-Russian dictator Assad and the takeover of power
by extreme jihadists do not predict smooth transitional conditions and even raise questions
about the early celebrations of the French and Germans. The new global leader has already
signaled, “this matter is not ours,” the Russians, apart from hosting the Assad family, do not
seem to… care; on the contrary, the big winner of the situation appears to be Erdogan. In the
coming days and months, the situation will be of exceptional interest, as Syria is a key country
for the balance in the Middle East.
Budget-Banks
Now to our own matters, the government is preparing to submit the 2025 Budget and pass it by
next Sunday, closing the “annual ceremony” with Mitsotakis, who will announce some positive
measures for the new year but will also mention some negative ones for the banks, a fact he
himself confirmed yesterday in his weekly note uploaded to his social media. I must note that
among these measures (reductions in fees, etc.) which will be implemented through legislative
regulation since the bankers themselves have not acted for so long despite the
recommendations, I singled out the increase in ENFIA specifically for bank-owned properties –
about 20,000 – that still remain in their possession without substantial reason. The responsible
minister, Hatzidakis, who is introducing the measure, says, “it is better for the housing problem
if as many of these closed bank-owned houses as possible enter the market, rather than
pressing for more housing loans to be granted, as this will simply increase demand and push
prices even higher.” What he says is not unreasonable; however, the banks are asking the
government to allow them to sell these properties without resolving their urban planning and
other pending issues. I should note that some of the 20,000 properties have huge legal issues
and are probably unsellable, but fortunately, they are the minority.
Anger
I should also note that both K.M. and the Governor of the Bank of Greece, Stournaras, are
completely aligned on the issue of banks – mainly regarding the meager deposit interest rates
– but also angry with some of the current bank executives, particularly over the image
projected to society with large personal bonuses, etc. Stournaras, in particular, says to his
circle, “I went through hell during the SYRIZA era to support them personally, and I paid for it
with terrifying attacks on me and my family, only to face such arrogant behavior today.” I would
say that all this has some strong basis in argumentation, but the state (and its authorities) must
also understand that banks are now private enterprises focused on their profit, shareholders,
and management. So, let them be monitored as needed, and let the institutional tools available
“reign them in” where necessary. There is the Competition Commission, there is the Capital
Market Commission, and the stock market (there’s a party going on with stock games –
“notes,” as they used to call them in 1999 – or do they think we’re idiots?). Let everyone do
their job.
Meeting of Hatzidakis with bank CEOs
Staying on the issue of banks, which, as you can understand, dominates, I report that news of
the measures to be imposed reached the banks and caused great gloom. Away from prying
eyes last Friday afternoon, the bank CEOs went to the Ministry of Finance, where they met
with K. Hatzidakis. I don’t think it was a pleasant discussion, and at the same time, I hear that a
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meeting at the technical level was also held on the initiative of the Ministry of Finance to clarify
issues related to the implementation of the measures. Doing a quick rundown, we are moving
legislatively toward reducing fees, increasing ENFIA for the 20,000 properties mentioned
above, as servicers were already asked to provide the Ministry of Finance with a list of
properties in their portfolios. Additionally, the government is focusing on better customer
service at branches and will exert pressure on the issue of interest rates. Specifically, for
remittance fees, the implementation of Community Directive 886 – which provides for their
reduction – is a first step, and its application is being expedited.
New migratory flows
Meanwhile, today the Minister of Finance has a different agenda as he travels for the
Eurogroup meeting. K. Hatzidakis will likely, on the sidelines of the Eurogroup, have the
opportunity to “test” with his counterparts the measures for banks that the Prime Minister will
announce during the 2025 Budget debate starting tomorrow. It seems that the measures for
banks will be numerous and will require detailed specialization by the Ministry of Finance. The
new major issue on the European Finance Ministers’ agenda tomorrow is clearly the collapse
of the Assad regime in Syria, the dominance of jihadists, and the massive migratory flows –
including Christian populations – it will cause.
When Th. Douzoglou Shocked Eurobank
And since we’ve made the atmosphere heavy, let’s move on to other topics, which could even
be described as amusing. A few days ago, I wrote about Theodoros Douzoglou, the
businessman from Venezuela who emerged in the country during the crisis, thrived in the real
estate market during SYRIZA’s era, and after purchasing a multitude of properties, left most of
them unutilized, staring at the ceiling. Where and how this money came from is another topic
that we’ll learn about later (with the help of the Anti-Money Laundering Authority), but today I’ll
focus on an outrageous incident starring Th. Douzoglou that shocked… Eurobank. Douzoglou
had dealings with the bank in question, but at Eurobank, they were dumbfounded by the ease
with which various affiliated companies and transactions appeared and disappeared.
Douzoglou’s interactions with the bank occurred through his associates, so Eurobank, around
mid-2018, requested—as it was obliged to—an update of the details of his companies.
Strangely, once this happened, his associates began transacting via e-banking and, when
required to attend in person, preferred branches other than the one they usually used.
Eurobank employees began calling his associates. However, the requested documents didn’t
arrive, and the responses they received were: “Ah, Mr. Theodoros is abroad; he will come as
soon as he returns. Yes, yes, unfortunately, his sister, Ms. Maria Elena, is also abroad.” The
bank persisted, and calls to Douzoglou’s associates intensified. The situation became
untenable, and at the end of December 2018, during the festive holiday atmosphere, Th.
Douzoglou honored Eurobank with his presence, accompanied by two of his associates at the
branch. The Eurobank staff started off politely, but Mr. Theodoros wasn’t of the same
disposition, as he was, to put it mildly, particularly confrontational with the staff. In short, not
only did he not behave like a customer called in for explanations, but he instead went on the
offensive. His behavior was extreme to the point where, among other things, he attempted to
record the conversation! At that point, Douzoglou’s visit to the Eurobank branch came to an
end, along with the updating of his companies’ details.
They Discovered 41 Douzoglou Companies Fueled by Unexplained Transfers
You might ask, “Do things like this pass unscathed?” What can I tell you? Douzoglou had been
a Eurobank customer since 1998 and held a joint savings account with his mother, his aunt,
and a gentleman who, if alive today—something I wholeheartedly wish—must be 103 years
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old. From 2014 onwards, 39 of Douzoglou’s companies, all in the real estate sector, gradually
became bank customers, receiving over 50 million euros. At some point, Eurobank discovered
two more companies affiliated with Th. Douzoglou and his sister—41 in total—and the sum of
incoming capital reached 60 million euros! Simultaneously, there were numerous suspicious
transfers. Some of the funds came from UBS in the U.S. When Eurobank discovered these
companies and transfers, they pressured Douzoglou’s accountant-representative at the
company CHALAZIAS and asked him to explain how large transfers were coming into
companies that hadn’t conducted any transactions. The response was that they were loans
taken out by Th. Douzoglou from UBS. Eurobank then asked for copies of the loan
agreements, which are still awaited. In other Douzoglou-affiliated companies (CANAIMA,
DRISTA 1, and SYSKLIPOS), in October 2018, three transfers from Maria Elena, Douzoglou’s
sister, were credited. The bank again asked for explanations for these three specific transfers,
and the accountant-representative responded that they were contributions for capital
increases. When asked to provide documents supporting this claim, he stated that none
existed. The question remains about what’s happening with all these inquiries and the fate of
Eurobank’s 27-page report.
Capital Injection into Nova
Through a bond loan issued by a subsidiary of the parent company United Group, NOVA will
receive financing. The amount of the (unsecured) bond loan is 30 million euros and is covered
by United’s Dutch subsidiary, Adria Cable. It will take the form of revolving credit, has a 10-year
duration, and matures on 11/30/2034, with an annual fixed interest rate of 7.5%. As stated in
the recent decision approving the loan, its issuance is deemed absolutely necessary for
financing the issuer’s working capital. NOVA is carrying out investments focusing on 5G and
optical fibers, with the parent company United Group having announced a 2 billion euro plan
for the Greek market by 2027, over 800 million of which has already been invested, as the
company has reported. The company aims to bring—via United Fiber—fiber optics to 1 million
homes and businesses across Greece by the first quarter of 2026. Regarding the competitive
process for NOVA’s sale, it remains ongoing but with many back-and-forths and alternative
models being considered, including separating telecommunications and media (subscription
TV) operations—a scenario that had been mentioned since the beginning of the process. As
for investor interest, Etisalat (E&) and Saudi Telecom Company (STC) appear to remain keen,
but it remains to be seen to what extent a deal involving Arab capital can be reached and how
demanding the initial valuations have become. Meanwhile, separate competitive processes are
underway for United Group’s other subsidiaries in the Balkans.
The Livanis Family and the New Auctions
It seems unlikely that the ordeal of Ilias Livanis and his sister Giota with the auctions will end
soon. Although last year and this year the legal representatives of the well-known publisher
fought hard legal battles and achieved a series of annulment rulings for auctions concerning
various properties of his, including his residence on Lycabettus and the historic headquarters
of Livanis Publications in the neoclassical building on the corner of Solonos and Hippocrates
streets in Athens, as the column has learned, a new cycle of online auctions begins next
year… Of course, it is considered likely that there will also be appeals and cancellations for
these auctions. Nevertheless, for January 8, 2025, the Cepal has scheduled an auction against
the Livanis Publishing Organization (New Borders) for a plot of 2,394.53 sq.m. in the BIO.PA
Ano Liosia. On the plot is an old container – bin, part of the fence has been removed, and cars
are parked there. The debt amounts to 662,335 euros, and the starting price is set at 720,000
euros. Another auction against Ilias Livanis is scheduled for February 12, 2025, initiated by
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doValue, concerning a first-floor apartment in a building on Markou Botsari Street in Filothei,
with a starting price of 590,000 euros. This apartment was also attempted to be auctioned last
year, but the process was canceled following an appeal. The relevant document states that it
was scheduled for September 13, 2023, but “was suspended following the ordering of the
initiator.” A few days later, on February 20, 2025, another auction is scheduled against Ilias
and Panagiota Livanis, initiated by Cepal, for a plot of 242.70 sq.m. in Patras, at the
“Eschatovounio” location in the Vlatero neighborhood, on Odysseas Androutsou Street. The
starting price is set at 77,000 euros. Another auction against Ilias Livanis, initiated by Cepal, is
being prepared for March 12, which is particularly “heavy,” as it concerns his father Antonis’s
residence in Kifissia, where annual gatherings were held for his name day, attended by
numerous political and economic figures. The properties, specifically an apartment, parking
spaces, and storage, are in a “luxury 35-year-old complex with 6 building volumes, including 8
buildings of two and three floors, a unified underground area with parking spaces and storage,
and a four-story tower built much earlier,” according to the relevant description, which is
located on a 7-acre plot in the “Pigadakia” area of the Kifissia Municipality, on 31 Tatoiou
Street. Specifically, it is a two-story apartment (maisonette) that occupies part of the ground
floor and the first floor and consists of a living room, W.C., and kitchen on the ground floor and
a bathroom, hallway, three bedrooms, and two balconies on the first floor, with a total area of
144.72 sq.m. In the same auction – if it takes place – two underground parking spaces of 14.88
sq.m. and 12 sq.m., as well as an underground storage room of 5.36 sq.m., will be auctioned.
The total starting price is set at 487,000 euros, of which 456,000 euros concern the
maisonette. Finally, for May 14, 2025, an auction is scheduled against Ilias and Panagiota
Livanis (again initiated by Cepal) for ownership rights on three plots of land in the Porto Rafti
area, with a total starting price of 71,400 euros.
IT: Two Executive Moves and…One Merger
Fifteen days ago, Google presented the Google Cloud Office in Athens, and the day after
tomorrow, it presents AI Connect, its answer to artificial intelligence challenges. All this while
the market has already anticipated Peggy Antonakou’s departure from Athens for a higher
position. On Friday, the departure of IBM’s country manager Nikos Maniatis, after only 2 years
in the position (a record short tenure for IBM), was confirmed. Market rumors suggest N.
Maniatis will head a specialized fund in the IT sector in Greece. However, the big surprise of
the days will come this Friday: SoftOne and Entersoft “will join in marriage,” creating – without
a doubt – the National Champion in the business software field. Entersoft consolidated its
subsidiaries, gathered its assets, and is preparing for the grand wedding. SoftOne has been
ready for some time, and its only concern is the distribution of roles in the new scheme.
Sources say the merger will take months, so we start now with cooperation and coordination
between the two companies. More announcements in the IT sector are expected as the year is
not yet over.
The PDMA Rushes to Exploit SCOPE’s Upgrade
With two – quick – moves, the Public Debt Management Agency (PDMA) wants to exploit the
positive market momentum caused by the announcement of a GDP growth of +2.5%, as well
as the first upgrade of the Greek economy, within the investment grade, by the German Scope.
The country’s borrowing needs for 2025 do not exceed 8 billion euros. The PDMA’s new
strategy foresees only two new bond issues (the first will occur in early January), both of
shorter duration than a decade. Additionally, 10 reissues of older bonds are planned on agreed
dates. The two new issues will happen relatively early because all indications are that
Eurozone member states will need to find buyers for bonds worth 670 billion euros in 2025 to
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meet their borrowing needs. Greece does not want to get involved in this flood of state
securities in 2025.
Profit Margin “Cap” Until April 2025
A bill that Development Minister T. Theodorikakos will submit to the Parliament Plenary
tomorrow provides for the maintenance and extension of the “flagship enterprises” institution
even after the completion of the Resilience and Recovery Fund. The “flagship investments”
include the shipbuilding industry, the blue economy, and “critical materials.” The circular
economy, which is a key feature not only for the green transition but also mainly for reducing
the cost of professional activities, is included. The bill also extends the “profit cap” established
during the pandemic until the end of April 2025. It prohibits businesses from having a higher
profit margin than in December 2021. Finally, the regime of Sustainability Reports, which are
now mandatory for businesses, not only for environmental protection but also for transparency,
is changing. From now on, audits will not only be conducted by certified auditors but also by
specialized scientists accredited by the National Accreditation System (ESYD).
Looking Ahead to December 15
The unexpected “Santa Klaus rally” came early on Athens Avenue, catching many active
market players off guard. Last week, with 5 consecutive upward sessions, was undoubtedly the
best of 2024 (+4.52%) and the best since May 2023 for the Athens Stock Exchange. Now
many expect this process to be completed around mid-December when institutional investors
close their books, given that the average prices of December will count in their portfolio
evaluations. Today and tomorrow, attention is focused on the established high-level Greek
meeting in New York, with Capital Link. Many now believe that the “London miracle” that
brought massive purchases after presentations in London (Morgan Stanley) and Prague
(Wood) may be repeated. In any case, the Greek narrative is positive and convincing, but also
relatively cheap. FTSE 25 stocks trade at just 10 times 2025 earnings and have an average
dividend yield of 4.9% in a declining interest rate environment. The European Central Bank is
widely expected to cut its rate by a quarter percentage point on Thursday to 3%. The Athens
Stock Exchange is worth just 103 billion euros and has offered a +12.73% return since the
beginning of the year.
Messages from the American Central Banker
In New York, the chances of a quarter-point dollar rate cut at the Fed meeting ending on
December 18 have now risen to 85%. Last week, the chances were 71%. Until the day of the
announcements and the messages from Jerome Powell, we have a series of developments:
Today, the New York Fed officially announces its consumer inflation estimates. The day after
tomorrow, OPEC’s Monthly Report on oil prices will be released, followed by U.S. Consumer
Price Index data for November. On Thursday, the PPI index is released, and later, the
unemployment benefit claims. On Friday, U.S. Import/Export Price Index data. All these
developments lead up to – and shape the framework for – the dollar rate announcements.

https://en.protothema.gr/2024/12/09/the-climax-in-the-middle-east-the-negotiations-with-the-bankers-before-the-measures-the-mysterious-transfers-and-the-41-douzoglou-companies-the-new-boost-to-nova/


https://www.sepe.gr/

 Publication date: 09/12/2024 08:09

 Similar Stats ranking (Greece): 29306

 link

Capital Link – 26ο ετήσιο συνέδριο «Greece – Speeding Ahead Post Investment
Upgrade»: Οι ευκαιρίες μετά την επενδυτική βαθμίδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η προσέλκυση μακροπρόθεσμων επενδυτικών κεφαλαίων που συνεπάγεται σημαντική εισροή
ρευστότητας στην ελληνική οικονομία, θα βρεθεί στο επίκεντρο του συνεδρίου στη Νέα Υόρκη
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Η κορύφωση στη Μέση Ανατολή, τα παζάρια με τους τραπεζίτες πριν τα μέτρα, τα
μυστήρια εμβάσματα και οι 41 εταιρείες Δουζόγλου, η νέα «ένεση» στη Nova
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χαίρετε, οι δραματικές εξελίξεις στη Συρία είναι αναμφίβολα από το Σάββατο το θέμα των
ημερών, καθώς η πτώση του αιμοσταγούς φιλορώσου δικτάτορα Άσαντ και η κατάληψη της
εξουσίας από ακραίους τζιχαντιστές δεν προοιωνίζουν ομαλές συνθήκες μετάβασης και
μάλιστα δημιουργούν ερωτηματικά τα πρώιμα πανηγύρια Γάλλων και Γερμανών

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ
Χαίρετε, οι δραματικές εξελίξεις στη Συρία είναι αναμφίβολα από το Σάββατο το θέμα των
ημερών, καθώς η πτώση του αιμοσταγούς φιλορώσου δικτάτορα Άσαντ και η κατάληψη της
εξουσίας από ακραίους τζιχαντιστές δεν προοιωνίζουν ομαλές συνθήκες μετάβασης και
μάλιστα δημιουργούν ερωτηματικά τα πρώιμα πανηγύρια Γάλλων και Γερμανών
09.12.2024, 07:13
Ο νέος πλανητάρχης ήδη έδωσε το σήμα, «αυτή η υπόθεση δεν είναι δική μας», οι Ρώσοι
πέραν της φιλοξενίας της οικογένειας Άσαντ δεν φαίνεται να… σκάνε, αντιθέτως ο μεγάλος
κερδισμένος της υπόθεσης φαίνεται ο Ερντογάν. Τις επόμενες ημέρες αλλά και μήνες θα έχει
εξαιρετικό ενδιαφέρον η κατάσταση, καθώς η Σύρια αποτελεί χώρα-κλειδί για την ισορροπία
στη Μέση Ανατολή.
Προϋπολογισμός-Τράπεζες
-Στα δικά μας τώρα, η κυβέρνηση ετοιμάζεται να καταθέσει τον Προϋπολογισμό 2025 και να
τον ψηφίσει έως την ερχόμενη Κυριακή με κλείσιμο της «ετήσιας τελετής» από τον Μητσοτάκη
ο οποίος θα ανακοινώσει μερικά θετικά μέτρα για το νέο έτος, αλλά θα πει και κάποια αρνητικά
για τις τράπεζες, γεγονός που επιβεβαίωσε και χθες ο ίδιος στο εβδομαδιαίο σημείωμα που
ανεβάζει στα social media του. Εγώ να σημειώσω ότι εξ αυτών των μέτρων (μειώσεις
προμηθειών κ.λπ.) που θα γίνουν με νομοθετική ρύθμιση, αφού οι ίδιοι οι τραπεζίτες δεν τα
έπραξαν τόσο καιρό παρά τις συστάσεις, ξεχώρισα την αύξηση του ΕΝΦΙΑ ειδικά για τα
ακίνητα των τραπεζών -είναι περί τις 20.000- που ακόμα παραμένουν στην κατοχή τους άνευ
ουσιαστικού λόγου. Ο αρμόδιος υπουργός Χατζηδάκης μάλιστα, που εισηγείται το μέτρο, λέει
ότι «είναι καλύτερα για το στεγαστικό πρόβλημα να πέσουν όσο το δυνατόν περισσότερα από
αυτά τα κλειστά σπίτια των τραπεζών στην αγορά, παρά να πιέζει κανείς να δοθούν
περισσότερα στεγαστικά δάνεια, γιατί έτσι απλώς θα αυξηθεί η ζήτηση και θα πάνε οι τιμές
ακόμα πιο ψηλά». Δεν είναι και παράλογο αυτό που λέει, απλώς οι τράπεζες ζητάνε από την
κυβέρνηση να τους επιτρέψει να τα πουλάνε ατακτοποίητα, δηλαδή χωρίς να ρυθμίζουν τις
πολεοδομικές και άλλες εκκρεμότητές τους. Να σημειώσω ότι μερικά εκ των 20.000 σπιτιών
έχουν τεράστια νομικά προβλήματα και μάλλον δεν πωλούνται, αλλά ευτυχώς είναι η
μειοψηφία.
Οργή
-Να σημειώσω επίσης ότι τόσο ο Κ.Μ όσο και ο διοικητής της ΤτΕ Στουρνάρας είναι απολύτως
ταυτισμένοι στο θέμα των τραπεζών -κυρίως όσον αφορά τα πενιχρά επιτόκια καταθέσεων-
αλλά και οργισμένοι με ορισμένους εκ των σημερινών διοικούντων τραπεζών, κυρίως για την
εικόνα που εκπέμπεται στην κοινωνία με τα μεγάλα προσωπικά μπόνους κ.λπ. Ειδικά ο
Στουρνάρας λέει στο περιβάλλον του «εγώ πέρασα τα πάνδεινα επί ΣΥΡΙΖΑ για να τους
στηρίξω προσωπικά και το πλήρωσα με τρομακτικές επιθέσεις σ’ εμένα και την οικογένειά μου,
για να εισπράττουμε σήμερα τέτοια αλαζονική συμπεριφορά». Εγώ θα έλεγα ότι όλα αυτά
έχουν κάποια ισχυρή βάση επιχειρηματολογίας, αλλά θα πρέπει να καταλάβει και το κράτος
(αλλά και οι Αρχές του) ότι πλέον οι τράπεζες είναι ιδιωτικές επιχειρήσεις που κοιτάνε το
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κέρδος τους και οι μέτοχοι και οι διοικήσεις. Ας τους ελέγξουν λοιπόν όπως μπορούν και ας
βάλουν τα δικά τους θεσμικά εργαλεία να τους «μαζέψουν» όπου πρέπει. Υπάρχει η Επιτροπή
Ανταγωνισμού, υπάρχει η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς και το ΧΑ (πάρτι γίνεται με παιχνίδια
μετοχών -«χαρτάκια», που λέγανε και το 1999- ή μας περνάνε για ηλίθιους;) ας κάνει ο
καθένας τη δουλειά του.
Συνάντηση Χατζηδάκη με τους CEOs των τραπεζών
-Και παραμένω στο θέμα των τραπεζών που όπως καταλαβαίνετε κυριαρχεί, για να αναφέρω
ότι τα νέα για τα μέτρα που θα επιβληθούν έφτασαν στις τράπεζες και προκάλεσαν μεγάλη
κατήφεια. Μακριά από τα αδιάκριτα βλέμματα το απόγευμα της περασμένης Παρασκευής, οι
CEOs των τραπεζών πήγαν στο υπουργείο Οικονομικών όπου και συνάντησαν τον Κ.
Χατζηδάκη. Δεν νομίζω ότι ήταν μια ευχάριστη συζήτηση, ενώ παράλληλα ακούω ότι με
πρωτοβουλία ΥΠΟΙΚ έγινε και σύσκεψη σε επίπεδο τεχνικών κλιμακίων, προκειμένου να
διευκρινιστούν θέματα σχετικά με την εφαρμογή των μέτρων. Κάνοντας μια πρόχειρη
καταγραφή πάμε νομοθετικά σε μείωση των προμηθειών, επιπλέον σε αύξηση του ΕΝΦΙΑ για
τα 20.000 ακίνητα που γράψαμε παραπάνω, καθώς ήδη ζητήθηκε από τους servicers να
παραδώσουν στο ΥΠΟΙΚ καταγραφή των ακινήτων που έχουν στα χαρτοφυλάκιά τους.
Επιπλέον, η Κυβέρνηση εστιάζει στην καλύτερη εξυπηρέτηση των πελατών στα καταστήματα,
ενώ θα ασκηθούν πιέσεις για το θέμα των επιτοκίων. Ειδικά για τις προμήθειες των
εμβασμάτων η εφαρμογή της Κοινοτικής Οδηγίας 886 -που προβλέπει τη μείωσή τους είναι ένα
πρώτο βήμα και η εφαρμογή της επιταχύνεται.
Νέες μεταναστευτικές ροές
-Πάντως σήμερα ο υπουργός Οικονομικών έχει άλλη ατζέντα καθώς ταξιδεύει για τη
συνεδρίαση του Eurogroup. Ο Κ. Χατζηδάκης, πιθανόν στο περιθώριο του Eurogroup να έχει
την ευκαιρία να «τεστάρει» με τους ομολόγους του και τα μέτρα για τις τράπεζες που θα
ανακοινώσει ο Πρωθυπουργός κατά τη συζήτηση του Προϋπολογισμού 2025 που ξεκινά
αύριο. Φαίνεται πως τα μέτρα για τις τράπεζες θα είναι πολλά και θα χρειαστούν εξειδίκευση
από το υπουργείο Οικονομικών. Το νέο μεγάλο θέμα στην αυριανή ατζέντα των Ευρωπαίων
Υπουργών Οικονομικών είναι προφανώς η κατάρρευση του καθεστώτος Άσαντ στη Συρία, η
επικράτηση των τζιχαντιστών και οι τεράστιες μεταναστευτικές ροές -και χριστιανικού
πληθυσμού- που θα προκαλέσει.
Οταν ο Θ. Δουζόγλου φρίκαρε τη Εurobank
-Και επειδή βαρύναμε το κλίμα, πάμε σε άλλα, που μπορείς να τα πεις ακόμη και ευτράπελα.
Εγραφα πριν από λίγες ημέρες για τον Θεόδωρο Δουζόγλου, τον επιχειρηματία από τη
Βενεζουέλα που εμφανίστηκε στη χώρα εν μέσω κρίσης, μεγαλούργησε στην αγορά ακινήτων
επί των ημερών του ΣΥΡΙΖΑ κι αφού αγόρασε ένα σωρό ακίνητα, κρατάει τα περισσότερα από
αυτά αναξιοποίητα και κοιτάζει το ταβάνι. Από πού και πώς ήρθαν αυτά τα λεφτά είναι ένα
άλλο θέμα που θα μάθουμε αργότερα (με τη βοήθεια της Αρχής για το Ξέπλυμα) αλλά σήμερα
θα σταθώ σε ένα εξωφρενικό περιστατικό με πρωταγωνιστή τον Θ. Δουζόγλου που φρίκαρε…
τη Εurobank. Ο Δουζόγλου είχε συναλλαγές με τη συγκεκριμένη τράπεζα, αλλά στη Εurobank
τα έχασαν από την ευκολία που εμφανίζονταν διάφορες εταιρείες συμφερόντων και τα
εμβάσματα που πήγαιναν κι έρχονταν. Οι επαφές Δουζόγλου με την τράπεζα γίνονταν μέσω
συνεργατών του, οπότε η Εurobank κάπου στα μέσα του 2018 ζήτησε -όπως είχε υποχρέωση-
επικαιροποίηση των στοιχείων των εταιρειών του. Παραδόξως, μόλις συνέβη αυτό, οι
συνεργάτες άρχισαν να συναλλάσσονται μέσω e-banking κι όταν χρειαζόταν να παραστούν,
προτιμούσαν άλλα καταστήματα από αυτό που συνήθως συναλλάσσονταν. Οι υπάλληλοι της
Εurobank άρχισαν τότε να τηλεφωνούν στους συνεργάτες. Τα στοιχεία όμως δεν έρχονταν και
οι απαντήσεις που έπαιρναν ήταν, «αχ, ο κ. Θόδωρος λείπει στο εξωτερικό, μόλις επιστρέψει
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θα έρθει. Ναι, ναι, δυστυχώς και η αδελφή του, η κυρία Μαρία Ελένη, είναι και αυτή στο
εξωτερικό». Η τράπεζα επέμενε και τα τηλεφωνήματα στους συνεργάτες Δουζόγλου έπεφταν
βροχή. Η κατάσταση έφτασε στο απροχώρητο και στα τέλη Δεκεμβρίου 2018, μέσα στο
εορταστικό κλίμα των ημερών, ο Θ. Δουζόγλου έκανε στη Εurobank την τιμή και έφτασε
συνοδευόμενος από δύο συνεργάτες του στο κατάστημα. Oι άνθρωποι της Εurobank το
ξεκίνησαν ευγενικά, αλλά ο κ. Θεόδωρος δεν είχε τις ίδιες διαθέσεις, καθώς ήταν αυτό που
τυπικά θα αναφέραμε, ιδιαίτερα εριστικός με το προσωπικό. Με δύο λόγια, όχι μόνον δεν είχε
τη συμπεριφορά πελάτη που εκλήθη για εξηγήσεις, αλλά αντιθέτως πέρασε στην επίθεση. Η
συμπεριφορά του ήταν ακραία σε βαθμό που, μεταξύ άλλων, προσπάθησε να
μαγνητοσκοπήσει τη συζήτηση! Κάπου εκεί η επίσκεψη Δουζόγλου στο κατάστημα της
Eurobank έλαβε τέλος και μαζί της η επικαιροποίηση των στοιχείων των εταιρειών του.
Ανακάλυψαν 41 εταιρείες Δουζόγλου με “καύσιμο” εμβάσματα χωρίς καμία αιτιολογία
-Θα μου πείτε «αυτά περνάνε έτσι, αναίμακτα;». Τι να σας πω; Ο Δουζόγλου ήταν πελάτης της
Εurobank από το 1998 και είχε έναν λογαριασμό ταμιευτηρίου κοινό με τη μητέρα του, τη θεία
του κι έναν κύριο που αν ζει σήμερα – κάτι που εύχομαι ολόψυχα – πρέπει να είναι 103 ετών.
Από το 2014 και μετά έγιναν σταδιακά πελάτες της τράπεζας 39 εταιρείες του Δουζόγλου, όλες
του κλάδου real estate, στις οποίες εισέρευσαν πάνω από 50 εκατ. ευρώ. Η Eurobank κάποια
στιγμή ανακάλυψε άλλες δυο εταιρείες συμφερόντων Θ. Δουζόγλου και της αδελφής του
-συνολικά 41, πλέον, τον αριθμό- και ο λογαριασμός των κεφαλαίων που είχαν εισρεύσει
έφτασε στα 60 εκατ. ευρώ! Ταυτόχρονα υπάρχει και ένα πλήθος περίεργων εμβασμάτων.
Κάποια από τα κεφάλαια έρχονταν από τη UBS στην Αμερική. Η Eurobank ανακαλύπτοντας
εταιρείες και εμβάσματα στρίμωξε τον λογιστή-εκπρόσωπο του Δουζόγλου στην εταιρεία
ΧΑΛΑΖΙΑΣ και ζήτησε να εξηγήσει πώς και έρχονταν μεγάλα εμβάσματα σε εταιρείες που δεν
έχουν κάνει καμία συναλλαγή. Η απάντηση που δόθηκε είναι ότι πρόκειται για δάνεια που πήρε
ο Θ. Δουζόγλου από τη UBS. H Εurobank τότε απάντησε ζητώντας να προσκομιστούν τα
αντίγραφα των δανειακών συμβάσεων και ακόμη περιμένει να έρθουν. Σε άλλες εταιρείες
συμφερόντων Δουζόγλου (CANAIMΑ, ΔΡΙΣΤΑ 1 και ΣΥΣΚΛΗΠΟΣ) τον Οκτώβριο 2018
πιστώθηκαν τρία εμβάσματα της Μαρίας Ελενας, αδελφής του Θ. Δουζόγλου. Η τράπεζα
ζήτησε και πάλι να δικαιολογηθούν τα τρία συγκεκριμένα εμβάσματα και ο
λογιστής-εκπρόσωπος απάντησε πως ήταν συμμετοχές σε αυξήσεις κεφαλαίου. Οταν
ζητήθηκε να προσκομιστούν έγγραφα που να τεκμηριώνουν τον ισχυρισμό, δήλωσε ότι δεν
υπάρχουν. Το ερώτημα είναι τι συμβαίνει με όλα αυτά τα ερωτήματα, καθώς και ποια η τύχη
του 27σέλιδου πορίσματος της Ευrobank.
Κεφαλαιακή ένεση στη Nova
-Μέσω ομολογιακού δανείου, που εκδίδει θυγατρική της μητρικής United Group, θα λάβει
χρηματοδότηση η NOVA. Το ύψος του (ανεξασφάλιστου) ομολογιακού δανείου ανέρχεται στα
30 εκατ. ευρώ και καλύπτεται από την ολλανδική Adria Cable της United. Θα έχει τη μορφή της
ανανεούμενης πίστωσης, η διάρκειά του είναι 10ετής και λήγει στις 30/11/2034, ενώ το ετήσιο
επιτόκιο θα ανέρχεται σταθερό σε ποσοστό 7,5%. Όπως αναφέρεται στην προ ημερών
απόφαση για την έγκριση του δανείου, η έκδοσή του είναι απολύτως αναγκαία για τη
χρηματοδότηση κεφαλαίου κίνησης της εκδότριας. Η NOVA υλοποιεί επενδύσεις με αιχμή το
5G και τις οπτικές ίνες, με τον μητρικό όμιλο United Group να έχει ανακοινώσει πλάνο ύψους 2
δισ. ευρώ για την ελληνική αγορά έως το 2027, εκ των οποίων πάνω από 800 εκατ. έχουν ήδη
επενδυθεί όπως έχει αναφέρει η εταιρεία. Η εταιρεία έχει θέσει ως στόχο να φέρει -μέσω της
United Fiber- οπτική ίνα μέχρι το σπίτι σε 1 εκατομμύριο νοικοκυριά και επιχειρήσεις, σε όλη
την Ελλάδα, ως το πρώτο τρίμηνο του 2026. Σε ό,τι αφορά τη διαγωνιστική διαδικασία για την
πώληση της NΟVA, παραμένει σε εξέλιξη αλλά με πολλά μπρος-πίσω και εναλλακτικά μοντέλα
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να εξετάζονται που περιλαμβάνουν μεταξύ άλλων και τον διαχωρισμό τηλεπικοινωνιακών και
μιντιακών (συνδρομητική τηλεόραση) δραστηριοτήτων, σενάριο που είχε ακουστεί και από την
έναρξη του διαγωνισμού. Όσο για το επενδυτικό ενδιαφέρον, η Εtisalat (E&) και η Saudi
Telecom Company (STC) δείχνουν να παραμένουν ζεστοί, αλλά μένει να φανεί κατά πόσον
μπορεί να γίνει ένα deal με αραβικά κεφάλαια και πόσο απαιτητικές είναι πλέον οι αρχικές
αποτιμήσεις. Παράλληλα, τρέχουν και οι ξεχωριστές διαγωνιστικές διαδικασίες για τις
υπόλοιπες θυγατρικές της United Group στα Βαλκάνια.
Η οικογένεια Λιβάνη και τα νέα σφυριά
-Δύσκολα, όπως φαίνεται, θα τελειώσει η περιπέτεια του Ηλία Λιβάνη, αλλά και της αδελφής
του Γιώτας, με τους πλειστηριασμούς. Αν και τόσο πέρυσι, όσο και φέτος οι νομικοί
εκπρόσωποι του γνωστού εκδότη έδωσαν σκληρή δικαστική μάχη και πέτυχαν μια σειρά από
ακυρωτικές αποφάσεις για πλειστηριασμούς που αφορούσαν διάφορα περιουσιακά στοιχεία
του, μεταξύ των οποίων και η κατοικία του στον Λυκαβηττό, αλλά και η ιστορική έδρα των
εκδόσεων Λιβάνη στο νεοκλασικό της Σόλωνος με την Ιπποκράτους στην Αθήνα, όπως
μαθαίνει η στήλη, από τη νέα χρονιά ξεκινάει νέος κύκλος ηλεκτρονικών σφυριών… Βεβαίως
θεωρείται πιθανό και για αυτούς τους πλειστηριασμούς να υπάρξουν προσφυγές και
ακυρώσεις. Πάντως, για τις 8 Ιανουαρίου 2025 έχει προγραμματιστεί να βγει σε βάρος του
Εκδοτικού Οργανισμού Λιβάνη (Νέα Σύνορα) από τη Cepal ένα οικόπεδο 2.394,53 τ.μ. στη
ΒΙΟ.ΠΑ Άνω Λιοσίων. Εντός του οικοπέδου βρίσκεται παλαιό container – κάδος ενώ έχει
καθαιρεθεί τμήμα της περίφραξης και υπάρχουν παρκαρισμένα αυτοκίνητα. Το ποσό οφειλής
ανέρχεται σε 662.335 ευρώ και η τιμή πρώτης προσφοράς έχει οριστεί σε 720.000 ευρώ. Θα
ακολουθήσει στις 12 Φεβρουαρίου 2025 άλλος πλειστηριασμός σε βάρος του Ηλία Λιβάνη, με
επισπεύδουσα την doValue που αφορά διαμέρισμα του πρώτου ορόφου σε ακίνητο επί της
οδού Μάρκου Μπότσαρη στη Φιλοθέη, με τιμή εκκίνησης 590.000 ευρώ. Αυτό το διαμέρισμα
επιχειρήθηκε και πέρυσι να ξαναβγεί στο σφυρί αλλά η διαδικασία ακυρώθηκε κατόπιν
προσφυγής. Στο σχετικό έγγραφο αναφέρεται ότι είχε προγραμματιστεί για τις 13 Σεπτεμβρίου
2023 αλλά «ανεστάλη κατόπιν εντολής της επισπεύδουσας». Λίγες μέρες αργότερα, στις 20
Φεβρουαρίου 2025, είναι η σειρά ενός ακόμη σφυριού σε βάρος του Ηλία και της Παναγιώτας
Λιβάνη, με επισπεύδουσα τη Cepal, για οικόπεδο 242,70 τ.μ. στην Πάτρα, στη θέση
«Εσχατοβούνιο» της συνοικίας Βλατερού, επί της οδού Οδυσσέα Ανδρούτσου. Η τιμή
εκκίνησης έχει οριστεί στις 77.000 ευρώ. Για τις 12 Μαρτίου ετοιμάζεται ένα ακόμη σφυρί σε
βάρος του Ηλία Λιβάνη, από τη Cepal, το οποίο μάλιστα είναι ιδιαίτερα «βαρύ», καθώς αφορά
την οικία του πατέρα του Αντώνη στην Κηφισιά, όπου γίνονταν κάθε χρόνο οι συγκεντρώσεις
για την ονομαστική του εορτή, στις οποίες έδινε το «παρών» πλήθος πολιτικών και
οικονομικών παραγόντων. Οι ιδιοκτησίες και ειδικότερα διαμέρισμα, θέσεις στάθμευσης και
αποθήκη, βρίσκονται σε «πολυτελές συγκρότημα 35ετίας, 6 κτιριακών όγκων που
περιλαμβάνει 8 κτήρια, δύο και τριών ορόφων, από έναν ενιαίο υπόγειο χώρο με χώρους
στάθμευσης και αποθήκες και από έναν τετραώροφο πύργο, κατασκευασμένο πολύ
παλαιότερα» σύμφωνα με τη σχετική περιγραφή, το οποίο αναπτύσσεται σε οικόπεδο 7
στρεμμάτων στη θέση «Πηγαδάκια» του Δήμου Κηφισιάς, επί της οδού Τατοΐου 31. Πρόκειται
συγκεκριμένα για διώροφο διαμέρισμα (μεζονέτα) που καταλαμβάνει μέρος του ισογείου και
του 1ου ορόφου και αποτελείται στο ισόγειο από καθιστικό, W.C. και κουζίνα και στον πρώτο
όροφο από ένα λουτρό, διάδρομο, τρία υπνοδωμάτια, και δύο εξώστες, ενώ έχει συνολική
επιφάνεια 144,72 τ.μ. Στον ίδιο πλειστηριασμό -αν τελικά γίνει- θα βγουν δύο χώροι
στάθμευσης αυτοκινήτων του υπογείου, επιφάνειας 14,88 τ.μ. και 12 τ.μ., καθώς και αποθήκη
του υπογείου, επιφάνειας 5,36 τ.μ. Η συνολική τιμή πρώτης προσφοράς διαμορφώνεται σε
487.000 ευρώ, εκ των οποίων οι 456.000 ευρώ αφορούν τη μεζονέτα. Τέλος, για τις 14 Μαΐου
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2025 έχει προγραμματιστεί σε βάρος του Ηλία και της Παναγιώτας Λιβάνη (με επισπεύδουσα
πάλι τη Cepal) πλειστηριασμός για ιδιοκτησιακά δικαιώματα επί τριών οικοπέδων στην περιοχή
του Πόρτο Ράφτη, με συνολική τιμή εκκίνησης 71.400 ευρώ.
Πληροφορική: Δύο μετακινήσεις στελεχών και… ένας αρραβώνας
-Πριν από 15 μέρες, η Google παρουσίαζε το Google Cloud Office στην Αθήνα, μεθαύριο
παρουσιάζει το AI Connect, τη δική της απάντηση στις προκλήσεις της τεχνητής νοημοσύνης.
Όλα αυτά ενώ στην αγορά όλοι έχουν προεξοφλήσει την αποχώρηση της Πέγκυ Αντωνάκου
από την Αθήνα για κάπου ψηλότερα. Την Παρασκευή επιβεβαιώθηκε η αποχώρηση του
country manager της IBM Nίκου Μανιάτη, μετά από μόλις 2 χρόνια στη συγκεκριμένη θέση
(που για την ΙΒΜ αποτελεί ρεκόρ μικρής χρονικής διάρκειας). Οι φήμες της αγοράς θέλουν τον
Ν. Μανιάτη να ηγείται εξειδικευμένου fund στον κλάδο της πληροφορικής στην Ελλάδα. Η
μεγάλη όμως έκπληξη των ημερών θα έρθει την ερχόμενη Παρασκευή: SoftOne και Entersoft
«έσονται εις γάμου κοινωνία» δημιουργώντας -χωρίς αμφιβολία- τον Εθνικό Πρωταθλητή στον
χώρο του business software. Η Entersoft συμμάζεψε τις θυγατρικές της, μάζεψε την προίκα της
κι ετοιμάζεται για τον λαμπερό γάμο. Η SoftOne είναι έτοιμη από καιρό και το μόνο που την
απασχολεί είναι η διανομή των ρόλων στο νέο σχήμα. Οι πηγές λένε πως η συγχώνευση θα
πάρει μήνες, οπότε ξεκινάμε τώρα με συνεργασία και συντονισμό των δύο εταιρειών. Έρχονται
κι άλλες ανακοινώσεις στον χώρο της πληροφορικής γιατί ακόμη η χρονιά δεν έχει τελειώσει.
Σπεύδει ο ΟΔΔΗΧ να εκμεταλλευτεί την αναβάθμιση της SCOPE
-Με δύο -γρήγορες- κινήσεις θέλει να εκμεταλλευτεί ο ΟΔΔΗΧ το θετικό momentum των
αγορών που προκάλεσε η ανακοίνωση του ΑΕΠ στο +2,5%, αλλά και η πρώτη αναβάθμιση της
ελληνικής οικονομίας, μέσα στην επενδυτική βαθμίδα, από τη γερμανική Scope. Οι δανειακές
ανάγκες της χώρας για το 2025 δεν ξεπερνούν τα 8 δισ. ευρώ. Η νέα στρατηγική του ΟΔΔΗΧ
προβλέπει δύο μόνον εκδόσεις νέων ομολόγων (η πρώτη θα γίνει μέσα στις πρώτες μέρες του
Ιανουαρίου) και μάλιστα διάρκειας μικρότερης της δεκαετίας. Επίσης προβλέπονται 10
επανεκδόσεις παλαιότερων, σε συμφωνημένες ημερομηνίες. Οι δύο νέες εκδόσεις θα γίνουν
σχετικά νωρίς γιατί όλα δείχνουν ότι τα κράτη μέλη της Ευρωζώνης, το 2025 θα χρειαστεί να
βρουν αγοραστές για ομόλογα ύψους 670 δισ. προκειμένου να καλύψουν τις δανειακές τους
ανάγκες. Η Ελλάδα δεν θέλει να εμπλακεί σ’ αυτό τον κατακλυσμό κρατικών τίτλων του 2025.
Μέχρι τον Απρίλιο 2025 το «πλαφόν» περιθωρίου κέρδους
-Με νομοσχέδιο που καταθέτει αύριο στην Ολομέλεια της Βουλής ο υπουργός Ανάπτυξης Τ.
Θεοδωρικάκος προβλέπεται η διατήρηση και επέκταση του θεσμού των «εμβληματικών
επιχειρήσεων» και μετά την ολοκλήρωση του Ταμείου Ανθεκτικότητας και Ανάκαμψης. Στις
«εμβληματικές επενδύσεις» εντάσσεται η ναυπηγική βιομηχανία, η γαλάζια οικονομία και τα
«κρίσιμα υλικά». Εντάσσεται η κυκλική οικονομία που αποτελεί βασικό χαρακτηριστικό όχι
μόνο για την πράσινη μετάβαση, αλλά κυρίως για τη μείωση του κόστους των επαγγελματικών
δραστηριοτήτων. Το νομοσχέδιο παρατείνει επίσης το «πλαφόν κέρδους» που θεσπίστηκε την
εποχή της πανδημίας, μέχρι το τέλος Απριλίου του 2025. Απαγορεύει στις επιχειρήσεις να
έχουν μεγαλύτερο περιθώριο κέρδους σε σχέση με τον Δεκέμβριο του 2021. Τέλος, αλλάζει το
καθεστώς των Εκθέσεων Βιωσιμότητας που είναι πλέον υποχρεωτικές για τις επιχειρήσεις, όχι
μόνο για την περιβαλλοντική προστασία αλλά και για τη διαφάνεια. Στο εξής, οι έλεγχοι δεν θα
γίνονται μονάχα από ορκωτούς ελεγκτές, αλλά και από ειδικούς επιστήμονες που θα
πιστοποιηθούν από το Εθνικό Σύστημα Διαπίστευσης (ΕΣΥΔ).
Με ορίζοντα τη 15η Δεκεμβρίου
-Το απροσδόκητο «Santa Klaus rally» ήρθε νωρίτερα στη Λεωφόρο Αθηνών και έπιασε στον
ύπνο πολλούς από τους δραστήριους παίκτες της αγοράς. Η περασμένη εβδομάδα, με 5
διαδοχικές ανοδικές συνεδριάσεις, ήταν σίγουρα η καλύτερη του 2024 (+4,52%) και η καλύτερη
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από τον Μάιο 2023, για το Χρηματιστήριο της Αθήνας. Τώρα πια πολλοί «βλέπουν» την
ολοκλήρωση αυτής της διαδικασίας κάπου στα μέσα Δεκεμβρίου, όταν κλείνουν τα βιβλία
θεσμικών επενδυτών, με δεδομένο ότι στην αξιολόγηση του χαρτοφυλακίου τους θα μετρήσει ο
μέσος όρος των τιμών του Δεκεμβρίου. Σήμερα και αύριο η προσοχή στρέφεται στην
καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση της Νέας Υόρκης, με την Capital Link.
Τώρα πια είναι πολλοί εκείνοι που πιστεύουν ότι μπορεί να επαναληφθεί το «θαύμα του
Λονδίνου» που έφερε μαζικές αγορές μετά τις παρουσιάσεις στο Λονδίνο (Morgan Stanley) και
Πράγα (Wood). Σε κάθε περίπτωση, το ελληνικό αφήγημα είναι θετικό και πειστικό, αλλά και
σχετικά φτηνό. Οι μετοχές του FTSE 25 διαπραγματεύονται με Ρ/Ε μόλις 10 φορές τα κέρδη
του 2025 και έχουν μέση μερισματική απόδοση 4,9% σε περιβάλλον πτωτικών επιτοκίων. Η
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα αναμένεται ευρέως να μειώσει το επιτόκιό της κατά ένα τέταρτο
της ποσοστιαίας μονάδας την Πέμπτη, στο 3%. Το Ελληνικό Χρηματιστήριο αξίζει μόλις 103
δισ. ευρώ και μέχρι σήμερα προσφέρει απόδοση +12,73% από την αρχή του χρόνου.
Τα μηνύματα του Αμερικανού Κεντρικού Τραπεζίτη
-Στη Νέα Υόρκη, οι πιθανότητες μείωσης των επιτοκίων του δολαρίου, κατά ένα τέταρτο της
μονάδας, στη συνεδρίαση της Fed που ολοκληρώνεται στις 18 Δεκεμβρίου, έχουν αυξηθεί
πλέον στο 85%. Την περασμένη εβδομάδα οι πιθανότητες ήταν 71%. Μέχρι την ημέρα των
ανακοινώσεων και των μηνυμάτων του Τζερόμ Πάουελ, έχουμε μια σειρά από εξελίξεις:
Σήμερα η FED της Νέας Υόρκης ανακοινώνει επισήμως τις εκτιμήσεις της για τον πληθωρισμό
των καταναλωτών. Μεθαύριο θα δημοσιοποιηθεί η Μηνιαία Έκθεση ΟΠΕΚ για τις τιμές του
πετρελαίου και αμέσως μετά τα στοιχεία του Δείκτη Τιμών Καταναλωτή Νοεμβρίου στις ΗΠΑ.
Την Πέμπτη δημοσιοποιείται ο δείκτης PPI και αργότερα οι αιτήσεις για τα επιδόματα ανεργίας.
Την Παρασκευή τα στοιχεία του Δείκτη Τιμών Εισαγωγών/Εξαγωγών των ΗΠΑ. Όλα αυτά
οδηγούν -και διαμορφώνουν το πλαίσιο- για τις ανακοινώσεις των επιτοκίων του δολαρίου…
Πηγή: newmoney.gr
09.12.2024, 07:13
Cut The Rope
Northern Heights
Candy Bubbles
Billiards Classic
Sudoku
Free Kick Football
Bubble Tower
Find 500 Differences
Pocket Champions
Solitaire Classic
ΔΕΙΤΕ ΟΛΑ ΤΑ GAMES
Best of Network
Τι κάνει ένας ογκολόγος καθημερινά για να προλάβει την εμφάνιση καρκίνου
08.12.2024, 15:07
Aεροσκάφος Άσαντ: Κρύφτηκε, το έκρυψαν ή το κατέρριψαν;
08.12.2024, 13:03
Εριέττα Κούρκουλου Λάτση: «Μπήκα σε πρόωρο τοκετό στο τέλος του όγδοου μήνα, το
προλάβαμε και νοσηλευτήκαμε»
08.12.2024, 12:28
08.12.2024, 11:40
Από τον Χελμό στον Πάρνωνα -Πηγές, ποτάμια, πλούσια φύση και γραφικά χωριά
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08.12.2024, 11:40
04.12.2024, 15:57
05.12.2024, 08:45
08.12.2024, 22:24
Οικισμός Παπανδρέου: Ένα άγνωστο χωριό με βοσκοτόπια μέσα στην καρδιά της Αθήνας
08.12.2024, 22:24
08.12.2024, 22:22
Τα σκυλιά του Τσερνόμπιλ αναπτύσσονται διαφορετικά 38 χρόνια μετά την πυρηνική
καταστροφή!
08.12.2024, 22:22
08.12.2024, 18:13
Μέχρι το 2030 αυτή η νόσος θα αποτελεί την κυριότερη αιτία αναπηρίας στον πλανήτη
08.12.2024, 18:13
Δείτε Επίσης
Η κορύφωση στη Μέση Ανατολή, τα παζάρια με τους τραπεζίτες πριν τα μέτρα, τα μυστήρια
εμβάσματα και οι 41 εταιρείες Δουζόγλου, η νέα «ένεση» στη Nova
09.12.2024, 07:13
Μικρομεσαίες επιχειρήσεις: Ερχονται κεφάλαια κίνησης μέχρι 500.000 ευρώ – Πού θα
υποβάλλεται η αίτηση
08.12.2024, 20:49
Και όμως αυτής της ηλικίας είναι οι καλύτεροι αγοραστές αυτοκινήτων…
08.12.2024, 19:00
Αυτοκίνητο: Δεκάδες μεγάλες νέες επενδύσεις έτοιμες να μπούνε Ελλάδα
08.12.2024, 13:21
Εταιρεία… μαμούθ στην οδική βοήθεια δημιουργήθηκε στην Ελλάδα
08.12.2024, 13:17
Παγκόσμια διάκριση για το αρχιτεκτονικό γραφείο People με έδρα τη Μεσσήνη
08.12.2024, 13:14
Η Θεσσαλονίκη αλλάζει πρόσωπο: Τα μεγάλα projects (pics)
08.12.2024, 08:43
Ποιος Έλληνας εφοπλιστής πλήρωσε 390.000 ευρώ σε φόρους για να πάρει αυτοκίνητο
07.12.2024, 20:18
Αποκαλύπτοντας τη μυστηριώδη αγορά των έργων Τέχνης – Το «μαύρο κουτί» των
αποτιμήσεων
07.12.2024, 18:02
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Τα πρωθυπουργικά αεροσκάφη, ο Καραμανλής, τα ελληνοτουρκικά, η νέα παρέμβαση
Σαμαρά και οι επιστροφές στο ΣΥΡΙΖΑ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Καλημέρα και καλή εβδομάδα. Μπαίνουμε στην εβδομάδα του προϋπολογισμού που
παραδοσιακά είναι η μάχη των μαχών για τα πολιτικά κόμματα, καθώς σε αυτή την πενθήμερη
διαδικασία κρίνονται οι εντυπώσεις λίγο πριν το τέλος της χρονιάς. Και όλοι θέλουν κάτι
περισσότερο να δείξουν από το προηγούμενο έτος, καθώς σε αυτούς τους μήνες συνέβησαν
πολλά. Αυτά θα τα αναλύσουμε σιγά-σιγά τις επόμενες μέρες, καθώς η διαδικασία ξεκινάει
μεθαύριο και ολοκληρώνεται την Κυριακή με την ονομαστική ψηφοφορία. Θα πάμε όμως στο
ΣΥΡΙΖΑ που είχαμε επιστροφές στην συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής, αλλά επιτρέψτε
μου να ξεκινήσω με Γαλλία και Παναγία των Παρισίων.
Αναβλήθηκε για μια από τις επόμενες ημέρες, όπως μάθαμε από την Παρασκευή, η επίσκεψη
του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη στη Βηρυτό, που είχε ως στόχο την ενίσχυση των
διμερών σχέσεων Ελλάδας – Λιβάνου. Αιτία ήταν το γεγονός ότι παρουσιάστηκε βλάβη στο
κυβερνητικό αεροσκάφος Falcon 7X. Έψαξα να μάθω περισσότερες λεπτομέρειες, καθώς απ’
ότι θυμάμαι η ελληνική κυβέρνηση διαθέτει άλλα δύο, τα οποία υπάγονται στην Πολεμική
Αεροπορία και ειδικότερα στην 352 Μοίρα Μεταφοράς Υψηλών Προσώπων. Γι’ αυτό άλλωστε
και απογειώνονται από την 112 Πτέρυγα Μάχης της Αεροπορικής Βάσης Ελευσίνας και όχι
π.χ. από τον Διεθνή Αερολιμένα Αθηνών «Ελευθέριος Βενιζέλος». Όπως με πληροφόρησαν
λοιπόν, τα άλλα δύο πρωθυπουργικά αεροσκάφη, το Gulfstream V και EMB – 135 LR
βρίσκονται για συντήρηση και δη εκτός Ελλάδας. Οπότε είχε μείνει μόνο ένα, το οποίο όμως
υπέστη βλάβη, οπότε ο Κ. Μητσοτάκης θα μεταβεί στη χώρα της Μέσης Ανατολής μόλις δώσει
το «πράσινο» φως το τεχνικό προσωπικό.
«Δεν αμφισβητώ τον πατριωτισμό κανενός» είπε χθες το μεσημέρι ο πρώην πρωθυπουργός,
Κώστας Καραμανλής μιλώντας σε εκδήλωση για την 80η Επέτειο Απελευθέρωσης της
Καρπάθου στην Παλαιά Βουλή και κάνοντας εκτενή αναφορά στα ελληνοτουρκικά. Το παρών
έδωσε ο τέως πρόεδρος της Δημοκρατίας, Προκόπης Παυλόπουλος, ενώ πηγή μου μετέφερε
ότι εκεί ήταν και ο Πάνος Καμμένος, ο οποίος έχει εγκαταλείψει την κεντρική πολιτική σκηνή
εδώ και καιρό, γνωστός όμως fun του Καραμανλή. Στον πρώην πρωθυπουργό δόθηκε τιμητική
πλακέτα για την αναγνώριση της πολύχρονης προσφοράς του στην πατρίδα αλλά και ένας
τόμος της ιστορίας του επαναστατικού απελευθερωτικού κινήματος της Καρπάθου με τον ίδιο
να λέει παραλαμβάνοντας τον: «Ευχαριστώ, αυτό έχει πολύ διάβασμα». Ενδιαφέρουσα
ωστόσο ήταν και η αναφορά του Κώστα Καραμανλή με θετικά λόγια στη θητεία του έτερου
πρώην πρωθυπουργού Αντώνη Σαμαρά, λέγοντας: «είναι χρέος ιστορικής ακρίβειας να
υπογραμμισθεί ότι ήταν η κυβέρνηση Σαμαρά, τον Ιανουάριο του 2015, που απέκλεισε
οριστικά και αμετάκλητα τέτοιο ενδεχόμενο με δήλωση προς τον ΟΗΕ ότι η Ελλάδα δεν
αναγνωρίζει την υποχρεωτική δικαιοδοσία του Διεθνούς Δικαστηρίου, δηλαδή το δικαίωμα
μονομερούς προσφυγής σε αυτό, για θέματα εδαφικής κυριαρχίας, συμπεριλαμβανομένων των
χωρικών υδάτων, όπως και για θέματα εθνικής ασφάλειας». Την Πέμπτη το απόγευμα ωστόσο
αναμένεται η πρώτη παρέμβαση Σαμαρά μετά τη διαγραφή του και την επιστροφή του από τις
ΗΠΑ, καθώς θα μιλήσει σε εκδήλωση που διοργανώνει το Συμβούλιο Διεθνών Σχέσεων του
καθηγητή του Πανεπιστημίου Πειραιά, Αθανάσιου Πλατιά με θέμα: «Μεταπολίτευση 1974-2024
50 χρόνια ελληνική εξωτερική πολιτική». Στο ίδιο συνέδριο, τον λόγο θα πάρει την ίδια ημέρα
και ο υπουργός Εξωτερικών, Γιώργος Γεραπετρίτης.
Παρακολούθησα μέσα από το γαλλικό κανάλι TV5 την τελετή για την επαναλειτουργία της
Παναγιάς των Παρισίων, ένα κόσμημα της Γαλλικής πρωτεύουσας. Κάθισα περίπου τρεις ώρες
και είδα πέρα από την εντυπωσιακή τελετή, μείγμα θρησκευτικού και κοσμικού χαρακτήρα, και
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τις αφίξεις των ηγετών και από αυτές καταλάβαινες πολλά. Είδα και την Πρόεδρο της
Ελληνικής Δημοκρατίας, Κατερίνα Σακελλαροπούλου, με το σύντροφό της, τους οποίους δεν
υποδέχθηκε ο Γάλλος Πρόεδρος Εμανουέλ Μακρόν, αλλά ο πρώην πρωθυπουργός Μισέλ
Μπαρνιέ. Ο Μακρόν εμφανίστηκε με την Μπριζίτ λίγο αργότερα, όταν και έφθαναν τα «βαριά»
ονόματα, όπως ο επανεκλεγείς πρόεδρος των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ, ο γερμανός πρόεδρος
Βάλτερ Σταϊνμάγερ, η ιταλίδα πρωθυπουργός Τζόρτζια Μελόνι, ο πρίγκιπας Ουίλιαμ, χωρίς την
σύζυγό του Κέιτ, αλλά και ο πρόεδρος της Ουκρανίας Βολοντίμιρ Ζελένσκι. Από Ελλάδα, όπως
σας είπα, είδα μόνο την Κ. Σακελλαροπούλου, ενώ μου έκανε εντύπωση παρουσία του Έλον
Μασκ που συνόδευε επί της ουσίας τον Τραμπ.
Έμαθα από καλή διπλωματική πηγή, ότι ήταν αφορμή η εντυπωσιακή τελετή των εγκαινίων,
όπου ακούστηκε και πάλι η περίφημη καμπάνα της Εκκλησίας, να βρεθούν στα Ηλύσια Πεδία,
στο Προεδρικό Μέγαρο, ο Μακρόν, ο Τραμπ και ο Ζελένσκι. Εκεί έμαθα πως υπήρξε
προχωρημένη συζήτηση για τα μελλούμενα και μην εκπλαγείτε εάν έχουμε σημαντικές στις
αρχές του 2025 – λίγο μετά την ορκωμοσία Τραμπ. Πάντως οι εξελίξεις στην Συρία και η
πτώση του καθεστώτος του Μπασάρ αλ Άσαντ βρήκε τους κορυφαίους ηγέτες στο Παρίσι.
Οι εξελίξεις στη Συρία ανησυχούν εντόνως την Αθήνα. Πρώτον λόγω και της ενίσχυσης της
τουρκικής επιρροής στην ευρύτερη περιοχή, καθώς ο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν είχε ρίξει πολύ
μεγάλο βάρος να πέσει ο Άσαντ. Και μάλιστα τώρα έφθασε στο σημείο να δέχεται πιέσεις από
τη Ρωσία να τον βοηθήσει διότι έχει βάσεις στην περιοχή. Το δεύτερο που ανησυχεί την Αθήνα
είναι το ενδεχόμενο να υπάρξουν μεταναστευτικές ροές προς την Ελλάδα από τη Συρία. Ήδη, ο
έλληνας πρέσβης αναχώρησε από τη Δαμασκό και το ελληνικό διπλωματικό σώμα είναι σε
επιφυλακή δια παν ενδεχόμενο. Και όπως είπαμε και στην αρχή, ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης που έχει προγραμματίσει τις επόμενες ημέρες να μεταβεί στο Λίβανο, είναι σε
ανοικτή γραμμή με κορυφαίους παράγοντες της Ε.Ε. αλλά και του ΝΑΤΟ, όπως τον γ.γ. Μαρκ
Ρούτε.
Και από το εξωτερικό όπου έχουν ιδιαίτερη σημασία όσα γίνονται να πάμε στα εσωτερικά και
στο ΣΥΡΙΖΑ που διανύει μια σχετική περίοδο ηρεμίας. Πήγα από το Σάββατο το πρωί στο
ξενοδοχείο Caravel για την συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ και είδα για
πρώτη φορά μετά από ένα χρόνο καλή διάθεση. Το κλίμα ήταν θετικό και σε αυτό δεν έχει
συνδράμει η εκλογή του Σωκράτη Φάμελλου στην προεδρία του κόμματος αλλά η αποπομπή
Κασσελάκη. Στην ομιλία του σε κομματικό ακροατήριο, αν και είχε προηγηθεί στην
Κοινοβουλευτική Ομάδα και μια σύντομη παρέμβαση διαδικτυακά προ ημερών με νομαρχιακές
οργανώσεις, είδα όμως και επιστροφές στελεχών, όπως του Διονύση Τεμπονέρα.
Αυτό που έμαθα είναι ότι για να γίνουν οι επιστροφές, όπως του Δ. Τεμπονέρα, του γνωστού
εργατολόγου, υπήρξε παρασκήνιο. Δδηλαδή τηλεφωνική είχε εικόνα για αυτήν και ο Αλέξης
Τσίπρας. Μάλιστα ο Τεμπονέρας ήταν και το πρόσωπο που έπεσαν όλα τα φώτα πάνω του.
Και δεν ήταν το μόνο πρόσωπο, αλλά είδα και τον Στέφανο Τζουμάκα που επέστρεψε, αφού
είχε προηγηθεί η συνάντησή του με τον Αλ. Τσίπρα και τον Σ. Φάμελλο. Οι επιστροφές
σημαίνουν όπως μου είπε πρόσωπο κοντά στο νέο πρόεδρο, ένα σήμα πως το κόμμα κάνει
επανεκκίνηση με ό,τι αυτό σημαίνει.
Πάντως είδα και να επανακάμπτει ο Χρήστος Σπίρτζης που είναι επτάψυχος καθώς δεν
διαγράφηκε και είδε αυτό που είχε βάλει στόχο να γίνεται: να αποκαθηλώνεται και να φεύγει
από το ΣΥΡΙΖΑ ο Στέφανος Κασσελάκης. Εκεί και ο Γιώργος Βασιλειάδης που σαν να μην
συνέβη τίποτα επανήλθε και πήρε τη θέση που είχε, αυτή του αναπληρωτή γραμματέα του
κόμματος έως τις εκλογές για τα νέα όργανα προς τις αρχές της άνοιξης. Εκεί είδα και τον
Ανδρέα Νεφελούδη που επέστρεψε στο ΣΥΡΙΖΑ από τη Νέα Αριστερά, μια επιστροφή που έχει
σημασία. Ποιους άλλους είδα; Εκεί ήταν οι πρώην βουλευτές Χίου, Ανδρέας Μιχαηλίδης και
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Σταύρος Αραχωβίτης, αλλά και ο Βλάσσης Τσιόγκας που είχαν αποστασιοποιηθεί.
Σας έγραψα προ ημερών για την επιθυμία του Παύλου Πολάκη να υπάρξει θέση αντιπροέδρου
και να την αναλάβει. Αυτό δεν προχώρησε, διότι δεν το ήθελε ο Σ. Φάμελλος και αυτό έγινε και
σαφές και στην Κεντρική Επιτροπή αν και αυτό προτάθηκε εκ νέου από πρόσωπα της
επιρροής του Πολάκη και μάλιστα έγινε και ψηφοφορία. Πάντως ήταν σαφές από όσα
συζητούσαν στα πηγαδάκια πως ο Π. Πολάκης θα επιχειρήσει εκ νέου να κερδίσει τη διαρχία
και εάν αυτό δεν γίνει που δεν το θέλουν και οι «87», θα υπάρξει ένταση λίαν προσεχώς.
Το 34ο Τακτικό Εκλογοαπολογιστικό Συνέδριο είχαμε στην ΟΤΟΕ με την παράταξη που
πρόσκεινται στο ΠΑΣΟΚ να αναλαμβάνει τα ηνία για ακόμη μία τριετία. Συγκεκριμένα η
ΔΗ.ΣΥ.Ε του προέδρου Γ. Μότσιου αύξησε κατά 6 μονάδες το ποσοστό της με σχέση το 2021
φτάνοντας φέτος το 39% παρά το γεγονός ότι υπήρξε και άλλη παράταξη από τον χώρο του
ΠΑΣΟΚ που πήρε 6% ενώ η ΣΥ.ΔΗ.ΣΥ που εκπροσωπεί την Νέα Δημοκρατία έχασε και μισή
μονάδα από το 2021 φτάνοντας το 23,65%.
Από τη μία ακούω στην αγορά ότι ο Μασούτης ενδιαφέρεται να εξαγοράσει τον Κρητικό,
μπαίνοντας σφήνα στην όποια κουβέντα γίνεται μεταξύ της Retail & More (Carrefour) του Νίκου
Βαρδινογιάννης και της Κρητικός. Από την άλλη ακούω ότι ο Μασούτης είναι σε φάση
διερεύνησης επενδυτικού ενδιαφέροντος για το «μαγαζί» του, έχοντας αναθέσει σε εταιρεία
συμβούλων να διερευνήσει ένα τέτοιο ενδεχόμενο. Όπως και να έχει πάντως, αυτό που μπορώ
να σας πω είναι ότι ο Μασούτης είχε όντως κουβεντιάσει με τον Κρητικό, λίγο νωρίτερα όμως.
Ωστόσο το τίμημα που είχε ζητήσει ο Κρητικός δεν κρίθηκε ικανοποιητικό, αλλά ιδιαίτερα
υψηλό, γεγονός που έθεσε πρόωρο τέλος στις όποιες συζητήσεις μεταξύ των δύο πλευρών.
Η εταιρεία «Μαρμαρίδης» που είναι γνωστή για τα καταστήματα επίπλων που διατηρεί σε
περιοχές της Ελλάδας, αποτελεί τα τελευταία χρόνια κραταιά και διαρκώς αναπτυσσόμενη
δύναμη στον τομέα όπου δραστηριοποιείται. Αυτό όμως που ακούω τελευταία είναι ότι τα δύο
αδέρφια Παναγιώτης και Γιάννης Μαρμαρίδης, στους οποίους ανήκει η επιχείρηση, φαίνεται ότι
δεν τα βρίσκουν μεταξύ τους και οι διαφωνίες είναι αρκετές. Αυτή την περίοδο εξετάζονται όλα
τα ενδεχόμενα. Ακόμα και αυτό ενός πιθανού επιχειρηματικού διαζυγίου με διαχωρισμό των
περιουσιακών στοιχείων. Ωστόσο για την ώρα όλα είναι ανοιχτά. Να σας πω εδώ πάντως ότι
το 2023 η εταιρεία είχε μείωση του τζίρου της από τα 12,18 εκατομμύρια ευρώ του 2022 στα
10,37 εκατομμύρια ευρώ, ενώ παρουσίασε ζημίες 103,94 χιλιάδων ευρώ από κέρδη 273,74
χιλιάδων ευρώ. Γεγονός που φαίνεται επίσης να αποτελεί σημείο τριβής μεταξύ των δύο
ανδρών. Το μέλλον θα δείξει ποια θα είναι τα επόμενα βήματα στην οικογενειακή επιχείρηση με
έδρα τη Θεσσαλονίκη.
Ένα ακόμα ραντεβού για μεγάλες εισηγμένες στο Χρηματιστήριο Αθηνών, εταιρείες, είναι το
σημερινό στη Νέα Υόρκη, στο πλαίσιο του road show της Capital Link. Σας θυμίζω ότι πριν
λίγες ημέρες είχε προηγηθεί η συγκέντρωση σημαντικών επιχειρηματικών ονομάτων στο
συνέδριο του Χρηματιστηρίου Αθηνών με τη Morgan Stanley στο Λονδίνο. Αυτή τη φορά ο
πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, θα κάνει παρέμβαση μέσω βιντεοκλήσης στο
συνέδριο της Capital Link. Ενεργός και σημαντικός θα είναι και εδώ ο ρόλος του
Χρηματιστηρίου Αθηνών, καθώς επιδιώκει το «άνοιγμα» και τη διεθνοποίηση της οργανωμένης
αγοράς με μπροστάρη τον διευθύνοντα σύμβουλό του, Γιάννο Κοντόπουλο. Στη Νέα Υόρκη
αυτή τη φορά θα βρεθούν οι επικεφαλής των Alpha Bank, ΕΧΑΕ (Ελληνικά Χρηματιστήρια
Α.Ε.), Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ, Attica Bank, Attica Group, Avax, Dimand, Ελλάκτωρ,
Eurobank, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, HelleniQ Energy, Ideal, Ακτωρ, Lamda, Metlen, Εθνική Τράπεζα,
Τράπεζα Πειραιώς, ΔΕΗ και Trastor.
Ανοιχτό είναι το ενδεχόμενο κάποια στιγμή η Εθνική Τράπεζα να επιδιώξει να αποκτήσει ξανά
την Εθνική Ασφαλιστική. Κάτι που ανέφερε ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας, Παύλος
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Μυλωνάς. Κάτι τέτοιοι βέβαια θα συμβεί υπό πολλές προϋποθέσεις. Πρώτη και βασική για να
γίνει είναι η CVC Capital Partners που έχει σήμερα στην ιδιοκτησία της την Εθνική
Ασφαλιστική, να επιδιώξει να την πουλήσει. Έως τότε όμως τα πάντα παραμένουν σε επίπεδο
προθέσεων και ευσεβών πόθων και τίποτα περισσότερο από αυτό.
Μία σημαντική εξέλιξη στο χώρο του αυτοκινήτου, είναι αυτή που γνωστοποιήθηκε στην
Επιτροπή Ανταγωνισμού και ουσιαστικά έχει να κάνει με την εξαγορά της ΜΑΝ Ελλάς, της
εταιρείας με τα φορτηγά και τα λεωφορεία, η οποία εξαγοράζεται από τον όμιλο Kosmocar. Η
Kosmocar ιδρύθηκε το 1970 και σήμερα είναι ο επίσημος εισαγωγέας των αυτοκινήτων
Volkswagen, Audi, Skoda, Volkswagen Επαγγελματικά Οχήματα στην Ελλάδα καθώς και των
μοτοσυκλετών Ducati σε Ελλάδα και Κύπρο. Επίσης, είναι επίσημος έμπορος και
εξουσιοδοτημένος επισκευαστής Bentley και Lamborghini Service Center για όλη την Ελλάδα.
Ιδρυτής της ο Κοζανίτης επιχειρηματίας, Γιάννης Μανδύλας. Η Kosmocar αποτελεί σήμερα
έναν από τους μεγαλύτερους επιχειρηματικούς ομίλους στην Ελλάδα στον τομέα του
αυτοκινήτου, με τζίρο 464,75 εκατομμύρια ευρώ το 2023 και καθαρά κέρδη μετά από τους
φόρους στα 15,46 εκατομμύρια ευρώ.
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Ο Πούτιν κάνει πίσω, ο Ερντογάν κάνει παιχνίδι, ο Καραμανλής προειδοποιεί και η
Αθήνα κοιτάει στη Νέα Υόρκη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Άλλοι πέφτουν, άλλοι κερδίζουν και όλοι κινούνται παρασκηνιακά
«Στη Μόσχα αδελφές μου, στη Μόσχα».  Οι «Τρεις αδελφές» του Τσέχωφ, από όπου και η
φράση που έχει μείνει κλασική, ταυτιζόμενη με την προσδοκία για νέα αρχή, δεν έφτασαν ποτέ
τελικά στη ρωσική πρωτεύουσα. Η Όλια, η Μάσα και η Ιρίνα έμειναν με το όνειρο, στην
απομόνωση της επαρχίας.
Ο Μπασάρ Αλ Άσαντ – που ήλπιζε τον τελευταίο χρόνο να βγει από την γεωπολιτική
απομόνωση όπου είχε βρεθεί αφότου βύθισε τη χώρα του σε έναν φριχτό εμφύλιο – είδε τους
αντάρτες (χωρίς ιδιαίτερη αντίσταση από στρατό ή πολίτες) να τον πετούν αιφνιδίως από τον
θρόνο. Αλλά βρήκε καταφύγιο με την οικογένειά του στη Μόσχα. Οι κακές γλώσσες τον θέλουν
να φτάνει και έως το Σότσι να πνίγει τον πόνο του κοιτώντας τα χιόνια από κανένα σαλέ.
Όπως και να’ χει για τον Πούτιν ήταν ο πιο πιστός σύμμαχος στην περιοχή της Μέσης
Ανατολής. Αλλά ο Ρώσος πρόεδρος έχει τώρα αλλού στραμμένη την προσοχή του, με
αποτέλεσμα να αφήσει τον Ερντογάν να κάνει το δικό του παιχνίδι στη Συρία και τη Μέση
Ανατολή. Το έως πού θα επιστρέψει στον Σουλτάνο να ανοίξει την επιρροή του μένει να φανεί.
Αλλά είναι γεγονός ότι αυτή τη φορά ο Ρώσος πρόεδρος έκανε πίσω. Φροντίζοντας να πάρει
απλώς κάποιες εγγυήσεις για την ασφάλεια των ρωσικών βάσεων στη Συρία, δεν παρενέβη
παρά ελάχιστα, αφήνοντας τους υποστηριζόμενους από την Τουρκία τζιχαντιστές (που
επιχειρούν να παρουσιάσουν τώρα μετριοπαθές προφίλ) να ρίξουν το καθεστώς Άσαντ και
δίνοντας την ευκαιρία στην κόρη του Τούρκου προέδρου να φουσκώνει σαν παγώνι στα social
για τη νίκη του μπαμπά. «Ο Άσαντ έπεσε, ο Ερντογάν κέρδισε», έγραψε. Και φαίνεται να έχει
δίκαιο. Ο Ερντογάν κάνει παιχνίδι και σκοράρει.
Η παρέμβαση
Οι εξελίξεις στη Συρία ενισχύουν αισθητά το διεθνές προφίλ του Σουλτάνου – και τονώνουν το
ηθικό και την επιρροή του – σε μία εξαιρετικά κρίσιμη περίοδο και για τα ελληνοτουρκικά. Αν
δεν είχαμε την πτώση του καθεστώτος Άσαντ θα ασχολούμασταν πολύ περισσότερο με τη νέα
παρέμβαση του Κώστα Καραμανλή για τα ελληνοτουρκικά.
Τι είπε ο πρώην πρωθυπουργός; «Κανείς Έλληνας δεν διανοείται ότι, προκειμένου να
ικανοποιηθεί η Τουρκία και να οδηγηθεί σε διαπραγμάτευση, θα κάναμε από μόνοι μας
εκπτώσεις στην αξιοποίηση των πλεονεκτημάτων μας. Η συμφωνία δεν είναι αυτοσκοπός».
Και ποια ήταν η φράση κλειδί που είχε ως αποτέλεσμα να μην υπάρξει η παραμικρή
αντίδραση, η όποια έκφραση δυσφορίας από το Μαξίμου; «Να ξεκαθαρίσω ότι δεν αμφισβητώ
τον πατριωτισμό και τις αγαθές προθέσεις κανενός». Ούτως η άλλως Καραμανλής και
Σαμαράς είναι πολύ διαφορετικά μεγέθη για τη ΝΔ για να υπάρχει η όποια υπόνοια ή απειλή
«επιπτώσεων».
Το ραντεβού στη Νέα Υόρκη
Αρκετά όμως με τα (γεω)πολιτικά. Στα δικά μας, στην αγορά, η νέα εβδομάδα ξεκινά με ακόμη
ένα μεγάλο «ραντεβού» για τις ελληνικές εισηγμένες, καθώς σήμερα λαμβάνει χώρα στη Νέα
Υόρκη το 26ο ετήσιο Capital Link, το οποίο διεξάγεται με τις ευλογίες του NYSE και της ΕΧΑΕ.
Το «παρών» δίνουν τουλάχιστον 21 εισηγμένες, ανάμεσα στις οποίες συγκαταλέγεται όλη η
«αφρόκρεμα» της ελληνικής κεφαλαιαγοράς, η οποία συνεχίζει την προσπάθεια προσέλκυσης
«φρέσκων» και ποιοτικότερων κεφαλαίων εν αναμονή και της διαδικασίας μετάβασης από τις
Αναδυόμενες στις Αναπτυγμένες Αγορές. Σύντομο (διαδικτυακό) χαιρετισμό θα απευθύνει και ο
πρωθυπουργός, ενώ από τα πάνελ ξεχωρίζουν σημαντικοί ομιλητές, όπως o Τζόν Πόλσον,
στενός σύμμαχος του νέου Αμερικανού προέδρου και βασικός μέτοχος της Πειραιώς.
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Και ο κερδισμένος του μερίσματος
Στα της λεωφόρου Αθηνών, αυξημένο θα είναι το μέρισμα που θα διανέμει στους μετόχους της
η Prodea ΑΕΕΑΠ για τη χρήση του 2024 όπως αναμενόταν, καθώς το ταμείο της γεμίζει από
τις πωλήσεις ακινήτων στο πλαίσιο της αναδιάρθρωσης του χαρτοφυλακίου της.
Ανακοίνωσε τη διανομή προμερίσματος 0,470 ανά μετοχή (καθαρό) το οποίο θα αρχίσει να
καταβάλλεται  από την Τετάρτη, 18 Δεκεμβρίου 2024 μέσω της Τράπεζας Πειραιώς. Να
σημειωθεί ότι για τη χρήση του 2023 είχε διανείμει 0,247 ευρώ ανά μετοχή, δηλαδή για φέτος
μόνον το προμέρισμα είναι σχεδόν διπλάσιο από το συνολικό της προηγούμενης χρήσης.
Μεγάλη κερδισμένη η βασική της μέτοχος, Invel RE Holdings, η οποία συμμετέχει στο μετοχικό
κεφάλαιο της ΑΕΕΑΠ με 81,79% και θα εισπράξει μόνον από το προμέρισμα περί τα 98 εκατ.
ευρώ, ενώ, όπως εκτιμάται, έπεται και συνέχεια.
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Capital Link – 26ο ετήσιο συνέδριο «Greece – Speeding Ahead Post Investment
Upgrade»: Οι ευκαιρίες μετά την επενδυτική βαθμίδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η προσέλκυση μακροπρόθεσμων επενδυτικών κεφαλαίων που συνεπάγεται σημαντική εισροή
ρευστότητας στην ελληνική οικονομία, θα βρεθεί στο επίκεντρο του συνεδρίου στη Νέα Υόρκη
Τις νέες επενδυτικές και επιχειρηματικές ευκαιρίες στην Ελλάδα, μετά τη δυναμική ανάπτυξη
που παρουσίασε τα τελευταία χρόνια η ελληνική οικονομία, παρουσιάζει σήμερα στο
Metropolitan Club της Νέας Υόρκης, το 26ο ετήσιο Forum «Greece – Speeding Ahead post
Investment Upgrade» του Capital Link, που αποτελεί το μακροβιότερο επενδυτικό φόρουμ για
τη χώρα που πραγματοποιείται στο εξωτερικό.
Το φετινό συνέδριο που πραγματοποιείται με τη συμμετοχή κορυφαίων υπουργών της
ελληνικής κυβέρνησης, δεκάδων εκπροσώπων του ελληνικού τραπεζικού και επιχειρηματικού
κόσμου, καθώς και στελεχών οίκων του εξωτερικού , υλοποιείται την ώρα που η Ελλάδα έχει
ήδη ανακτήσει την επενδυτική βαθμίδα, προσελκύοντας διεθνή, μακροπρόθεσμα επενδυτικά
funds, σε τομείς όπως υποδομές, αγορά ακινήτων, καινοτομία, ενέργεια κ.α., ξεκλειδώνοντας
ευκαιρίες για σημαντικές εισροές ξένων κεφαλαίων, που διευκολύνονται και από την πρόοδο
που έχει σημειωθεί στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων.
Aπό αριστερά: Τάσος Καζίνος, διευθύνων σύμβουλος TRASTOR, Νίκη Κεραμέως, Μάιρα
Μυτιληναίου, Ολγα Μπορνόζη
Το καθιερωμένο δείπνο στο ελληνικό προξενείο
Την παραμονή του φόρουμ πραγματοποιήθηκε επίσημο δείπνο στο ελληνικό προξενείο και
τους συνέδρους υποδέχθηκε αυτή τη φορά η πρέσβης της Ελλάδας, κα Αικατερίνη Νατσίκα.
Αφού ευχαρίστησε τον πρόεδρο και τη Διευθύνουσα Σύμβουλο της Capital Link, κ. Νίκο και κα
Ολγα Μπορνόζη που επί σειρά ετών διοργανώνουν συνέδρια με στόχο την προβολή της
Ελλάδας ως επιχειρηματικού και επενδυτικού προορισμού, έκανε λόγο για μια χρονικά που η
ελληνική οικονομία υπεραπέδωσε και ειδική μνεία έκανε στην ελληνοαμερικανική κοινότητα
που υπηρετεί σταθερά τη χώρα μας, λειτουργώντας ως «γέφυρα» μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ.
Από την πλευρά της, η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα Νίκη Κεραμέως,
δήλωσε ενθουσιασμένη που βρίσκεται στη Νέα Υόρκη για το Συνέδριο λέγοντας
χαρακτηριστικά, «αυτό που μας ενώνει εδώ είναι η αγάπη για τη χώρα μας.». Επίσης, θέλησε
να μοιραστεί την εμπειρία που είχε προ ημερών στο Άμστερνταμ, προσπαθώντας, όπως είπε,
ως υπουργείο Εργασίας, να φέρουν κοντά Ελληνες που ζουν στο εξωτερικό με εταιρείες στην
Ελλάδα που αναζητούν εξειδικευμένο προσωπικό. «Δεν μπορώ να περιγράψω το κλίμα που
εισπράξαμε στο Αμστερνταμ. 11.000 Ελληνες ήρθαν και έκαναν συνεντεύξεις με ελληνικές
εταιρείες και ενδιαφέρθηκαν να μάθουν πώς άλλαξε τόσο πολύ η χώρα μας. Αυτό δείχνει πώς
μπορούμε ενωμένοι να φέρουμε πίσω τα φωτεινά μυαλά».
Γιάννης Παρασκευόπουλος, Γενικός Διευθυντής DANOS (alliance member of BNP Paribas
Real Estate), Νίκη Κεραμέως, Ολγα Μπορνόζη
Πολυάριθμα πάνελ για νευραλγικούς τομείς της ελληνικής οικονομίας
Το Συνέδριο που αποτελείται από πολυάριθμα πάνελ συζητήσεων και παρουσιάσεων,
φιλοδοξεί να παρέχει μια ολοκληρωμένη επισκόπηση του οικονομικού και επενδυτικού τοπίου
της χώρας, τονίζοντας τη στρατηγική της θέση, τις φιλο-επιχειρηματικές πολιτικές και τους
τομείς που προσφέρονται για επενδύσεις.
Στους συνέδρους θα απευθυνθεί με γραπτό μήνυμα, ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης,
ο οποίος αναμένεται να τονίσει τις θεαματικές επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας την τελευταία
πενταετία, μέσα από μια ισχυρή μεταρρυθμιστική ατζέντα, με έμφαση στον οικονομικό
μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και την πολιτική σταθερότητα, σε μια περίοδο που

https://www.newmoney.gr/roh/palmos-oikonomias/oikonomia/capital-link-26o-etisio-sinedrio-greece-speeding-ahead-post-investment-upgrade-i-efkeries-meta-tin-ependitiki-vathmida/


https://www.newmoney.gr/category/fine-living/

 Publication date: 09/12/2024 07:40

 Similar Stats ranking (Greece): 124

 link

τεράστιες οικονομίες της Ευρωζώνης, όπως Γερμανία και Γαλλία, βρίσκονται σε πολιτική
περιδίνηση. Παράλληλα, ο κ. Μητσοτάκης θα θέσει το επόμενο σημαντικό ορόσημο για την
Ελλάδα που, μετά την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας το 2023, δεν είναι άλλο από την
αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς.
Κεντρικοί ομιλητές στο επίσημο μεσημεριανό γεύμα θα είναι ο Υπουργός Υποδομών &
Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας και ο κ. Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς. Εισαγωγικές ομιλίες θα κάνουν ο κ. Κρις Τέιλορ, Global Head of Listings–
NYSE, και ο Δρ. Νικόλας Π. Τσάκος, ιδρυτής και CEO της TEN Ltd.
Στο συνέδριο συμμετέχουν επίσης οι υπουργοί Ανάπτυξης, κ. Τάκης Θεοδωρικάκος, Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη Κεραμέως, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής
Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος Παπαθανάσης, η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, κα. Αλεξάνδρα Σδούκου.
Την αμερικάνικη Κυβέρνηση εκπροσωπεί ο υφυπουργός Εξωτερικών αρμόδιος για την
Ενέργεια, κ. Τζέφρι Πάιατ.
Την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων θα εκπροσωπήσει o αντπρόεδρος, κ. Ιωάννης
Τσακίρης..
Το Συνέδριο στηρίζουν και συμμετέχουν σε αυτό εκπρόσωποι από τις 4 συστημικές τράπεζες,
Alpha Bank, Eurobank, Εθνική, Πειραιώς, την Attica Bank και την Hellenic Development Bank
of Investments, καθώς και στελέχη κορυφαίων επενδυτικών τραπεζών: Barclays, BNP Paribas,
Goldman Sachs International, MorganStanley, Nomura, AXIA Ventures Group.
Σε ειδικό πάνελ θα μιλήσουν εκπρόσωποι των: AXIA Ventures Group, Brook Lane Capital,
CVC Capital Partners, Grifon Capital Advisors/FORTRESS, Oaktree.
Ο Γιώργος Πιτσιλής, διοικητής ΑΑΔΕ, η πρέσβης της Ελλάδας στις ΗΠΑ, Αικατερίνη Νατσίκα, η
Νίκη Κεραμέως, η Ολγα Μπορνόζη, η Πηνελόπη Λαζαρίδου, Γενική Διευθύντρια
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών, Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, ο Νίκος Μπορνόζης και ο Μαρίνος
Γιαννόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος της Enterprise Greece
Στο συνέδριο συμμετέχουν 23 εισηγμένες εταιρίες που θα έχουν την ευκαιρία και για one – to –
one συναντήσεις με ξένους επενδυτές:
Aegean Airlines – Alpha Bank – Athens Exchange Group – Athens International Airport –
Athens Water Supply & Sewage Company SA (EYDAP) – Attica Bank – Attica Group – AVAX
Group – Dimand S.A. – ELLAKTOR S.A. – Eurobank – GEK Terna Group of Companies –
HELLENiQ ENERGY Holdings – IDEAL Holdings – AKTOR Group of Companies – LAMDA
Development – Metlen Energy & Metals -National Bank of Greece – OPAP – OTE Group of
Companies – Piraeus Bank – PPC -TEN Ltd. – Trastor REIC.
Το Συνέδριο θα κλείσει τις εργασίες του με επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου θα
απονεμηθεί το «2024 Capital Link Hellenic Leadership Award» στον κ. Γιάννη Στουρνάρα,
Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής Οικονομίας.
Τον διοικητή της ΤτΕ προλογίζει ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager της Paulson
Διαβάστε ακόμη 
Η Θεσσαλονίκη αλλάζει πρόσωπο: Τα μεγάλα projects (pics) 
Δημόσιο κατά ιδιωτών για τους δασικούς χάρτες 
Ν.Γ. ΚΑΛΛΙΚΟΥΝΗΣ Α.Ε.: 174 χρόνια αδιάκοπης «μεθυστικής» πορείας (pics)
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Τζον Πόλσον: «Ελλάδα, οικονομία και τράπεζες έχουν πολύ ευνοϊκό μέλλον»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο αμερικανός επενδυτής Τζον Πόλσον μιλώντας στο Βήμα της Κυριακής εξηγεί που εδράζει
την αισιοδοξία του για την πορεία της ελληνικής οικονομίας Αλεξάνδρα Τόμπρα
Ιδιαίτερα αισιόδοξος εμφανίζεται για την Ελλάδα ο Τζον Πόλσον, πρόεδρος και Portfolio
Manager της Paulson & Co, υποστηρίζοντας ότι όσο οι αναπτυξιακές πολιτικές της κυβέρνησης
του Κυριάκου Μητσοτάκη συνεχίζονται, η πορεία της οικονομίας θα έχει πολύ ευνοϊκό μέλλον.
Η ελληνική οικονομία είναι από τις ταχύτερα αναπτυσσόμενες στην Ευρώπη και το ποσοστό
ανεργίας είναι κάτω από 10%.
Χατζηδάκης: Η ελληνική οικονομία ανεβαίνει ψηλότερα και πλησιάζει τις προηγμένες
οικονομίες
Την ίδια ώρα, ο ελληνικός τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε εξαιρετικά στέρεες βάσεις, αναφέρει
μιλώντας στο «Βήμα» ο Πόλσον, που βλέπει να υπάρχουν σημαντικά περιθώρια βελτίωσης
των αποτιμήσεων, όπως και για πολλές ελληνικές επιχειρήσεις, τα οποία θα αναδειχθούν στο
ετήσιο συνέδριο για την ελληνική οικονομία και τις επενδύσεις, που διοργανώνεται αύριο
Δευτέρα από την Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Στην εκδήλωση, που έχει τίτλο «26ο Ετήσιο Φόρουμ της Capital Link για τις Επενδύσεις στην
Ελλάδα», θα παρευρεθούν κορυφαίοι αμερικανοί και διεθνείς επενδυτές, στελέχη διεθνών και
ελληνικών επιχειρήσεων, τραπεζών και οργανισμών, ανώτερα κυβερνητικά στελέχη καθώς και
στελέχη 23 εισηγμένων εταιρειών.
Ο κ. Πόλσον, που έχει έδρα τη Νέα Υόρκη και η περιουσία του φθάνει τα 3,8 δισ. δολάρια
σύμφωνα με το Forbes, ενώ ήταν από τα ονόματα που ακούστηκαν για το υπουργείο
Οικονομικών στην κυβέρνηση του Ντόναλντ Τραμπ, θα προλογίσει τον διοικητή της Τράπεζας
της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα, που θα εκφωνήσει την κύρια ομιλία και στον οποίο θα
απονεμηθεί το «Ελληνικό Βραβείο Ηγεσίας της Capital Link» για το 2024.
Ο μεγαλύτερος κίνδυνος για την Ευρώπη αυτή τη στιγμή είναι η συνέχιση και η κλιμάκωση του
πολέμου ανάμεσα στη Ρωσία και στην Ουκρανία
ΕΡ.: Ο κόσμος φαίνεται να βρίσκεται σε μια μεταβατική περίοδο, κατά την οποία είναι ορατό το
φάσμα των προστατευτικών πολιτικών. Τι αλλαγές βλέπετε να έρχονται από τη νέα χρονιά,
τόσο στις ΗΠΑ όσο και στην Ευρώπη;
ΑΠ.: «Κατά τη γνώμη μου, το 2025 θα είναι πολύ ευνοϊκό για την Ευρώπη. Πιστεύω ότι ο
πρόεδρος Τραμπ θα κρατήσει την υπόσχεσή του να διαπραγματευτεί τον τερματισμό του
πολέμου μεταξύ Ρωσίας και Ουκρανίας. Ο τερματισμός αυτής της σύγκρουσης θα είναι πολύ
επωφελής για την ευρωπαϊκή οικονομία.
Πιστεύω επίσης ότι πολλές από τις αναπτυξιακές πολιτικές τις οποίες πρεσβεύει ο πρόεδρος
Τραμπ, όπως λιγότερες κρατικές δαπάνες, πιο αποτελεσματικές κυβερνήσεις, χαμηλότερους
φόρους, λιγότερες νομοθετικές ρυθμίσεις, χαμηλό κόστος ενέργειας – πολιτική παρόμοια με
εκείνη της κυβέρνησης Μητσοτάκη –, θα υιοθετηθούν και από άλλες ευρωπαϊκές κυβερνήσεις,
οδηγώντας σε ισχυρότερη ευρωπαϊκή ανάπτυξη.
Εκείνοι που θα υιοθετήσουν αυτές τις πολιτικές θα κάνουν ένα άλμα προς τα εμπρός. Οσοι δεν
τις υιοθετήσουν θα μείνουν πίσω».
ΕΡ.: Πιστεύετε ότι ορισμένοι κίνδυνοι, κυρίως σε γεωπολιτικό επίπεδο, έχουν υποτιμηθεί από
τις κυβερνήσεις ή τις αγορές; Τι σας ανησυχεί περισσότερο;
ΑΠ.: «Ο μεγαλύτερος κίνδυνος για την Ευρώπη αυτή τη στιγμή είναι η συνέχιση και η
κλιμάκωση του πολέμου ανάμεσα στη Ρωσία και στην Ουκρανία. Οταν όμως αυτή η σύρραξη
τελειώσει, η Ευρώπη θα μπορεί να επικεντρωθεί στην οικονομική ανάπτυξη. Για να μη μείνει η
Ευρώπη πίσω από την Κίνα και τις ΗΠΑ, χρειάζεται να επικεντρωθεί περισσότερο στις
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επενδύσεις και στην αύξηση της παραγωγικότητας».
Η ελληνική οικονομία είναι από τις ταχύτερα αναπτυσσόμενες στην Ευρώπη και το ποσοστό
ανεργίας είναι κάτω από 10%
ΕΡ.: Επενδύσατε στην Ελλάδα ακόμη και όταν οι προοπτικές δεν ήταν τόσο ρόδινες. Πιστεύετε
ότι η κρίση ήταν μια ευκαιρία για την ελληνική οικονομία ή υπάρχουν τομείς που σας
προκαλούν ανησυχία;
ΑΠ.: «Οι πολιτικές του Κυριάκου Μητσοτάκη έχουν ωφελήσει πάρα πολύ την Ελλάδα.
Υψηλότερη ανάπτυξη, βελτίωση της απασχόλησης, αύξηση μισθών, ανάκαμψη των τιμών των
ακινήτων, άνοδος της μεταποίησης, τουρισμός σε επίπεδα ρεκόρ, υπεύθυνη δημοσιονομική
διαχείριση και ραγδαία μείωση του χρέους ως ποσοστού του ΑΕΠ έχουν αποφέρει ένα
επιτυχημένο καθεστώς επενδυτικής βαθμίδας στην Ελλάδα.
Η ελληνική οικονομία είναι από τις ταχύτερα αναπτυσσόμενες στην Ευρώπη και το ποσοστό
ανεργίας είναι κάτω από 10%. Εχουμε άλλα τρία γεμάτα χρόνια για να περιμένουμε
αποτελέσματα από την κυβέρνηση Μητσοτάκη και πολλά άλλα χρόνια επιτυχίας αν η διάδοχη
κυβέρνηση διατηρήσει τις ίδιες αναπτυξιακές πολιτικές.
Η μεγαλύτερη ανησυχία μου όμως είναι αν η Ελλάδα εκλέξει μια νέα κυβέρνηση η οποία θα
κάνει πίσω σε αυτές τις πολύ επιτυχημένες πολιτικές και αντ’ αυτών θα ακολουθήσει τις
προηγούμενες αποτυχημένες πολιτικές κυβερνήσεων του παρελθόντος. Δεν νομίζω όμως ότι
θα συμβεί κάτι τέτοιο γιατί τα αποτελέσματα ήταν πολύ καλά για να μην προχωρήσει η
Ελλάδα».
Ο ελληνικός τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε εξαιρετικά στέρεες βάσεις
ΕΡ.: Υπάρχει κάτι που σας ανησυχεί στον ελληνικό τραπεζικό τομέα, στον οποίο
δραστηριοποιείστε ως επενδυτής; Πόσο συμμερίζεστε τις ανησυχίες σχετικά με τα υψηλά
επίπεδα αναβαλλόμενης φορολογίας (DTC);
ΑΠ.: «Ο ελληνικός τραπεζικός τομέας βρίσκεται σε εξαιρετικά στέρεες βάσεις. Οι τράπεζες
έχουν υψηλά επίπεδα κεφαλαίου, υψηλή κερδοφορία και χαμηλά μη εξυπηρετούμενα δάνεια.
Τώρα αυξάνουν το χαρτοφυλάκιο δανείων στηρίζοντας την ελληνική οικονομία. Σίγουρα
υπάρχει περιθώριο για περαιτέρω βελτίωση των τιμών.
Οσον αφορά την αποτίμηση, οι ελληνικές τράπεζες είναι από τις φθηνότερες στον κόσμο. Η
Πειραιώς, για παράδειγμα, διαπραγματεύεται χαμηλότερα κατά τέσσερις φορές τα κέρδη της
και έχει προβλεπόμενη μερισματική απόδοση ενός έτους περίπου 12%.Πολλές άλλες ελληνικές
εταιρείες εμφανίζονται ελκυστικά αποτιμημένες στην αγορά. Οσο οι τρέχουσες πολιτικές
παραμένουν σε ισχύ, οι τράπεζες, η ελληνική οικονομία και η Ελλάδα θα έχουν πολύ ευνοϊκό
μέλλον».
ΠΗΓΗ: ΕΝΤΥΠΗ ΕΚΔΟΣΗ ΤΟ ΒΗΜΑ
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Στην αναμονή ο Αγ. Βασίλης για το ΧΑ, τα σενάρια για τράπεζες, το timing της Νέας
Υόρκης, τα χιλιόμετρα του Πιτσιλή, το δείπνο στην Ακρόπολη, «σιγή ασυρμάτου» για
Elpedison
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στην αναμονή
Εκεί που βλέπαμε να έρχεται ο Άγιος Βασίλης στο ελληνικό χρηματιστήριο, μας έδωσε και η
Scope μία ακόμη βαθμίδα, εκεί η κυβέρνηση μας προσγειώνει και πάλι.
Περιμένουμε δηλαδή πως θα αντιδράσουν, ιδίως οι τραπεζικές μετοχές, στα μέτρα που έχει
προαναγγείλει ο πρωθυπουργός.
Και όσα θα πει, βέβαια, ενόψει της συζήτησης του προϋπολογισμού στη Βουλή, ενώ δεν
αποκλείεται να υπάρξει και ανακοίνωση – έκπληξη από το κυβερνητικό επιτελείο.
————————–
Τα σενάρια
Λίγο έως πολύ εκεί που θα εστιάσει η αγορά είναι στο τι παρεμβάσεις θα πει για τις χρεώσεις
και τις προμήθειες. Και ποια θα είναι η επίδραση αυτών, καθώς οι εν λόγω κωδικοί έφεραν
πάνω από 1,4 δισ. έσοδα στο 9μηνο.
Το ζήτημα της ενίσχυσης των χρηματοδοτήσεων, στο οποίο αναφέρθηκε ο πρωθυπουργός
είναι ένας στόχος που έχουν ούτως ή άλλως οι τράπεζες να ενισχύσουν, όπως άλλωστε και τα
στεγαστικά δάνεια και η διάθεση των ακινήτων που έχουν στα χαρτοφυλάκια τους.
Με άλλα λόγια, αυτό που αναφέρουν πηγές μου από την αγορά, οι παρεμβάσεις δεν πρόκειται
να επηρεάσουν σημαντικά τους τραπεζικούς ισολογισμούς, αφού όποια επίπτωση στις
προμήθειες και τα επιτόκια, μπορεί να αντισταθμιστεί στους ούτως άλλως δηλωμένους
στόχους των διοικήσεων για περισσότερα δάνεια.
——————————–
Στόχος και τα επενδυτικά project
Τώρα εκεί που θα εστιάσει επίσης η αγορά είναι στα επενδυτικά project. Διότι καλά ήταν σε
γενικές γραμμές τα στοιχεία από το ΑΕΠ, αλλά δεν είχαμε ουσιαστική βελτίωση στις
επενδύσεις.
Και αυτό μάλιστα όταν τρέχει ένα Ταμείο Ανάκαμψης που θα πρέπει να επιταχύνει κάποιους
κλάδους να κλείσουν το επενδυτικό τους κενό.
————————–
Ένα σημαντικό Project
Στα θετικά πάντως είναι ότι ξεκίνησε η κατασκευή για το νέο Δικαστικό Μέγαρο Πειραιά, το
οποίο θα είναι έδρα της ποινικής, πολιτικής και διοικητικής Δικαιοσύνης, για μία πολύ μεγάλη
γεωγραφική περιοχή της Αττικής.
Μετά από διαγωνισμό του Ταμείου Χρηματοδότησης Δικαστικών Κτιρίων (ΤΑΧΔΙΚ), η Dimand
«κέρδισε» το έργο και έχει ήδη ξεκινήσει τη διαδικασία για την αδειοδότησή του, προκειμένου
να ξεκινήσουν τα έργα.
Το νέο Δικαστικό Μέγαρο Πειραιά θα αναβαθμίσει ακόμα περισσότερο την ευρύτερη περιοχή
του Αγίου Διονυσίου-Παπαστράτου και με βάση τα χρονοδιαγράμματα θα παραδοθεί πλήρως
το καλοκαίρι του 2026.
———————-
Το timing
Για να επιστρέψω όμως στα της αγοράς, αν η κυβέρνηση κινηθεί σε αυτό το μέτωπο των
επενδύσεων έξυπνα και αφήσει λίγο πίσω της τη «φιλολαϊκ(ιστικ)η» στροφή της, θα
λειτουργήσει υποστηρικτικά στην αγορά.
Διότι μετά από την καλή παρουσία των εισηγμένων και του κυβερνητικού επιτελείου στο
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Λονδίνο, την περασμένη εβδομάδα, από αύριο οι περισσότεροι (21 εισηγμένες) θα βρίσκονται
στη Νέα Υόρκη και στο road show της Capital Link.
Η Ελληνική σημαία θα φανεί και φέτος στις οθόνες του NYSE καθώς, όπως και πέρυσι θα
χτυπήσουν το καμπανάκι της λήξης της συνεδρίασης της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου, η διοίκηση
του Χ.Α. με στελέχη της Κυβέρνησης και επιχειρηματίες.
Παρεμβάσεις
Ο Πρωθυπουργός θα κάνει παρέμβαση μέσω webcast και θα μιλήσει για την πορεία μετά την
αναβάθμιση, ενώ για τις προοπτικές θα μιλήσουν και στελέχη της Barclays, της Goldman
Sachs, της Eurobank και της Τράπεζας Πειραιώς.
Για τις επενδυτικές ευκαιρίες θα μιλήσουν στελέχη της Ambrosia Capital, Barclays, MSCI και
NBG Securities.
Άλλωστε, θετικά θα λειτουργήσει και το γεγονός ότι όλο το σαββατοκύριακο η απόδοση του
ελληνικού δεκαετούς ήταν στο 2,870%, με εκείνη του γαλλικού, της δεύτερης μεγαλύτερης
οικονομίας της Ευρωζώνης, στο 2,874%.
———————-
Τα χιλιόμετρα του Πιτσιλή
Στη Νέα Υόρκη και ο επικεφαλής της φορολογικής διοίκησης της χώρας (ΑΑΔΕ), Γιώργος
Πιτσιλής, μετά από το ταξίδι του στη Σαουδική Αραβία.
Είχε συναντηθεί την περασμένη εβδομάδα με αξιωματούχους της Σαουδικής Αραβίας, με
στόχο της ανταλλαγή τεχνογνωσίας.
Έχει εξαιρετικό ενδιαφέρον ότι εκεί τα φορολογικά έσοδα τους είναι κυρίως τελωνειακά.
Έχουν και τον φόρο Zakat, βάση του ισλαμικού νόμου, ο οποίος επιβαρύνει οριζόντια τα
προϊόντα.
Ο Πιτσιλής έλαβε σημαντική ενημέρωση για το πως έχουν αυτοματοποιηθεί τα συστήματά
τους. Όλα γίνονται ηλεκτρονικά. Κυρίως η τιμολόγηση.
———————————-
Δείπνο στην Ακρόπολη
Αραβικός αέρας υπήρξε όμως και στο Μουσείο της Ακρόπολης που υποδέχτηκε την
αντιπροσωπεία της Masdar (Abu Dhabi Future Energy Company) η ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ, σε
ένα εορταστικό δείπνο για το νέο της ρόλο ως πλειοψηφικού μετόχου της στην εταιρεία.
Κατά την επίσκεψη στα γραφεία της ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ, οι διοικητικές ομάδες των δύο
εταιρειών είχαν την ευκαιρία να συνομιλήσουν για το κοινό όραμά τους για το μέλλον της
εταιρείας.
Η επίσκεψη επισφραγίστηκε με ένα εορταστικό δείπνο στο Μουσείο της Ακρόπολης προς τιμήν
όλων των ανθρώπων που δούλεψαν για την ολοκλήρωση της συμφωνίας, η οποία αποτελεί τη
μεγαλύτερη συναλλαγή στον τομέα της ενέργειας στην ιστορία του Χρηματιστηρίου Αθηνών και
μία από τις μεγαλύτερες στον κλάδο των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας στην ΕΕ.
Κόμβος η Ελλάδα
Άλλωστε, ο CEO της Masdar, Mohamed Jameel al Ramahi, σε αποκλειστική συνέντευξη στο
«Bήμα της Κυριακής» και τον «Οικονομικό Ταχυδρόμο», έδωσε ψήφο εμπιστοσύνης στην
ηγετική ομάδα της ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ και της στρατηγική της κατεύθυνση.
«Η Ελλάδα διαδραματίζει ολοένα και πιο σημαντικό ρόλο στην οικονομική και ενεργειακή
ασφάλεια της Ευρώπης, και αυτή η επένδυση θα συμβάλει στην ενίσχυση της περιφερειακής
ενεργειακής ασφάλειας και στην υποστήριξη των ευρύτερων κλιματικών στόχων της ΕΕ.
Η συμφωνία αναμένεται να προσφέρει σημαντική κεφαλαιακή επένδυση στην Ελλάδα»,
δήλωσε.
——————————–
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Ούτε στα τηλέφωνα…
Τελείως διαφορετικό είναι το κλίμα στο μέτωπο της Elpedison.
Από την περασμένη Παρασκευή 6 Δεκεμβρίου επικρατεί «σιγή ασυρμάτου».
Και οι δύο μέτοχοι Helleniq Energy και Edison έχουν κατεβάσει τα τηλέφωνά τους και δεν
μιλούν για τη συνέχεια της διαγωνιστικής διαδικασίας ως προς την τύχη της εταιρείας
παραγωγής και προμήθειας ενέργειας. Δηλαδή ποιος από τους δύο εταίρους θα πάρει το
μερίδιο του άλλου και θα γίνει ο ένας και μοναδικός ιδιοκτήτης της Elpedison.
Τι παίζει…;
Οι Ιταλοί
Σύμφωνα με όσα είχαν γίνει γνωστά, μέχρι την Παρασκευή 6 Δεκεμβρίου, οι Ιταλοί της Edison
είχαν προθεσμία να υποβάλλουν προσφορά για το μερίδιο της Helleniq Energy.
Στο σενάριο που θέλει να μην έχουν καταθέσει πρόταση – απάντηση σε εκείνη της Helleniq
Energy σημαίνει ότι ο ελληνικός ενεργειακός όμιλος καθίσταται μοναδικός μέτοχος της
Elpedison.
Και οι Ιταλοί φεύγουν με κάποια εκατομμύρια στην τσέπη…
Και αν έχει παίξει αυτό το σενάριο, τότε, η Helleniq Energy θα πρέπει εντός των επόμενων
ημερών να προχωρήσει σε ανακοινώσεις.
Οι Έλληνες
Αν η Helleniq Energy έχει λάβει προσφορά θα πρέπει – αν θέλει να αποκτήσει την Elpedison –
να ανταπαντήσει.
Και αυτό θα πρέπει να γίνει πριν τις γιορτές.
Όπως και να έχει η «σιγή ασυρμάτου» και από τις δύο πλευρές δείχνει ότι η «μονομαχία» των
δύο βρίσκεται σε κομβικό σημείο…
————————
Ανατροφοδότηση (;)
Με ικανοποίηση είχα διαβάσει προ ημερών ότι πραγματοποιήθηκε με εντυπωσιακή συμμετοχή,
στις 30 Νοεμβρίου, στο Άμστερνταμ της Ολλανδίας, η εκδήλωση εξωστρέφειας «Rebrain
Greece», που διοργάνωσε το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης σε συνεργασία
με 15 σημαντικές επιχειρήσεις, οι οποίες δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα.
Στην ανακοίνωση αναφερόταν ότι οι συμμετέχοντες ξεπέρασαν τους 1.100.
Τώρα το Υπουργείο θα πραγματοποιήσει νέα εκδήλωση την Πέμπτη, 12 Δεκεμβρίου, στο
πλαίσιο της ανατροφοδότησης με τις επιχειρήσεις που συμμετείχαν στην εκδήλωση REBRAIN
GREECE που πραγματοποιήθηκε στο Αμστερνταμ (29-30/12).
Γι’ αυτό και ενέκρινε δαπάνη catering ύψους 539,60 ευρώ με συμμετοχή 30-40 ατόμων.
Αυτό αφορά τις επιχειρήσεις; Τους ενδιαφερόμενους;
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Η κορύφωση στη Μέση Ανατολή, τα παζάρια με τους τραπεζίτες πριν τα μέτρα, τα
μυστήρια εμβάσματα και οι 41 εταιρείες Δουζόγλου, η νέα «ένεση» στη Nova ///
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 
-Χαίρετε, οι δραματικές εξελίξεις στη Συρία είναι αναμφίβολα από το Σάββατο το θέμα των
ημερών, καθώς η πτώση του αιμοσταγούς φιλορώσου δικτάτορα Άσαντ και η κατάληψη της
εξουσίας από ακραίους τζιχαντιστές δεν προοιωνίζουν ομαλές συνθήκες μετάβασης και
μάλιστα δημιουργούν ερωτηματικά τα πρώιμα πανηγύρια Γάλλων και Γερμανών. Ο νέος
πλανητάρχης ήδη έδωσε το σήμα, «αυτή η υπόθεση δεν είναι δική μας», οι Ρώσοι πέραν της
φιλοξενίας της οικογένειας Άσαντ δεν φαίνεται να… σκάνε, αντιθέτως ο μεγάλος κερδισμένος
της υπόθεσης φαίνεται ο Ερντογάν. Τις επόμενες ημέρες αλλά και μήνες θα έχει εξαιρετικό
ενδιαφέρον η κατάσταση, καθώς η Σύρια αποτελεί χώρα-κλειδί για την ισορροπία στη Μέση
Ανατολή.
Προϋπολογισμός-Τράπεζες
-Στα δικά μας τώρα, η κυβέρνηση ετοιμάζεται να καταθέσει τον Προϋπολογισμό 2025 και να
τον ψηφίσει έως την ερχόμενη Κυριακή με κλείσιμο της «ετήσιας τελετής» από τον Μητσοτάκη
ο οποίος θα ανακοινώσει μερικά θετικά μέτρα για το νέο έτος, αλλά θα πει και κάποια αρνητικά
για τις τράπεζες, γεγονός που επιβεβαίωσε και χθες ο ίδιος στο εβδομαδιαίο σημείωμα που
ανεβάζει στα social media του. Εγώ να σημειώσω ότι εξ αυτών των μέτρων (μειώσεις
προμηθειών κ.λπ.) που θα γίνουν με νομοθετική ρύθμιση, αφού οι ίδιοι οι τραπεζίτες δεν τα
έπραξαν τόσο καιρό παρά τις συστάσεις, ξεχώρισα την αύξηση του ΕΝΦΙΑ ειδικά για τα
ακίνητα των τραπεζών -είναι περί τις 20.000- που ακόμα παραμένουν στην κατοχή τους άνευ
ουσιαστικού λόγου. Ο αρμόδιος υπουργός Χατζηδάκης μάλιστα, που εισηγείται το μέτρο, λέει
ότι «είναι καλύτερα για το στεγαστικό πρόβλημα να πέσουν όσο το δυνατόν περισσότερα από
αυτά τα κλειστά σπίτια των τραπεζών στην αγορά, παρά να πιέζει κανείς να δοθούν
περισσότερα στεγαστικά δάνεια, γιατί έτσι απλώς θα αυξηθεί η ζήτηση και θα πάνε οι τιμές
ακόμα πιο ψηλά». Δεν είναι και παράλογο αυτό που λέει, απλώς οι τράπεζες ζητάνε από την
κυβέρνηση να τους επιτρέψει να τα πουλάνε ατακτοποίητα, δηλαδή χωρίς να ρυθμίζουν τις
πολεοδομικές και άλλες εκκρεμότητές τους. Να σημειώσω ότι μερικά εκ των 20.000 σπιτιών
έχουν τεράστια νομικά προβλήματα και μάλλον δεν πωλούνται, αλλά ευτυχώς είναι η
μειοψηφία.
Οργή
-Να σημειώσω επίσης ότι τόσο ο Κ.Μ όσο και ο διοικητής της ΤτΕ Στουρνάρας είναι απολύτως
ταυτισμένοι στο θέμα των τραπεζών -κυρίως όσον αφορά τα πενιχρά επιτόκια καταθέσεων-
αλλά και οργισμένοι με ορισμένους εκ των σημερινών διοικούντων τραπεζών, κυρίως για την
εικόνα που εκπέμπεται στην κοινωνία με τα μεγάλα προσωπικά μπόνους κ.λπ. Ειδικά ο
Στουρνάρας λέει στο περιβάλλον του «εγώ πέρασα τα πάνδεινα επί ΣΥΡΙΖΑ για να τους
στηρίξω προσωπικά και το πλήρωσα με τρομακτικές επιθέσεις σ’ εμένα και την οικογένειά μου,
για να εισπράττουμε σήμερα τέτοια αλαζονική συμπεριφορά». Εγώ θα έλεγα ότι όλα αυτά
έχουν κάποια ισχυρή βάση επιχειρηματολογίας, αλλά θα πρέπει να καταλάβει και το κράτος
(αλλά και οι Αρχές του) ότι πλέον οι τράπεζες είναι ιδιωτικές επιχειρήσεις που κοιτάνε το
κέρδος τους και οι μέτοχοι και οι διοικήσεις. Ας τους ελέγξουν λοιπόν όπως μπορούν και ας
βάλουν τα δικά τους θεσμικά εργαλεία να τους «μαζέψουν» όπου πρέπει. Υπάρχει η Επιτροπή
Ανταγωνισμού, υπάρχει η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς και το ΧΑ (πάρτι γίνεται με παιχνίδια
μετοχών -«χαρτάκια», που λέγανε και το 1999- ή μας περνάνε για ηλίθιους;) ας κάνει ο
καθένας τη δουλειά του.
Συνάντηση Χατζηδάκη με τους CEOs των τραπεζών
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-Και παραμένω στο θέμα των τραπεζών που όπως καταλαβαίνετε κυριαρχεί, για να αναφέρω
ότι τα νέα για τα μέτρα που θα επιβληθούν έφτασαν στις τράπεζες και προκάλεσαν μεγάλη
κατήφεια. Μακριά από τα αδιάκριτα βλέμματα το απόγευμα της περασμένης Παρασκευής, οι
CEOs των τραπεζών πήγαν στο υπουργείο Οικονομικών όπου και συνάντησαν τον Κ.
Χατζηδάκη. Δεν νομίζω ότι ήταν μια ευχάριστη συζήτηση, ενώ παράλληλα ακούω ότι με
πρωτοβουλία ΥΠΟΙΚ έγινε και σύσκεψη σε επίπεδο τεχνικών κλιμακίων, προκειμένου να
διευκρινιστούν θέματα σχετικά με την εφαρμογή των μέτρων. Κάνοντας μια πρόχειρη
καταγραφή πάμε νομοθετικά σε μείωση των προμηθειών, επιπλέον σε αύξηση του ΕΝΦΙΑ για
τα 20.000 ακίνητα που γράψαμε παραπάνω, καθώς ήδη ζητήθηκε από τους servicers να
παραδώσουν στο ΥΠΟΙΚ καταγραφή των ακινήτων που έχουν στα χαρτοφυλάκιά τους.
Επιπλέον, η Κυβέρνηση εστιάζει στην καλύτερη εξυπηρέτηση των πελατών στα καταστήματα,
ενώ θα ασκηθούν πιέσεις για το θέμα των επιτοκίων. Ειδικά για τις προμήθειες των
εμβασμάτων η εφαρμογή της Κοινοτικής Οδηγίας 886 -που προβλέπει τη μείωσή τους είναι ένα
πρώτο βήμα και η εφαρμογή της επιταχύνεται.
Νέες μεταναστευτικές ροές
-Πάντως σήμερα ο υπουργός Οικονομικών έχει άλλη ατζέντα καθώς ταξιδεύει για τη
συνεδρίαση του Eurogroup. Ο Κ. Χατζηδάκης, πιθανόν στο περιθώριο του Eurogroup να έχει
την ευκαιρία να «τεστάρει» με τους ομολόγους του και τα μέτρα για τις τράπεζες που θα
ανακοινώσει ο Πρωθυπουργός κατά τη συζήτηση του Προϋπολογισμού 2025 που ξεκινά
αύριο. Φαίνεται πως τα μέτρα για τις τράπεζες θα είναι πολλά και θα χρειαστούν εξειδίκευση
από το υπουργείο Οικονομικών. Το νέο μεγάλο θέμα στην αυριανή ατζέντα των Ευρωπαίων
Υπουργών Οικονομικών είναι προφανώς η κατάρρευση του καθεστώτος Άσαντ στη Συρία, η
επικράτηση των τζιχαντιστών και οι τεράστιες μεταναστευτικές ροές -και χριστιανικού
πληθυσμού- που θα προκαλέσει.
Οταν ο Θ. Δουζόγλου φρίκαρε τη Εurobank
-Και επειδή βαρύναμε το κλίμα, πάμε σε άλλα, που μπορείς να τα πεις ακόμη και ευτράπελα.
Εγραφα πριν από λίγες ημέρες για τον Θεόδωρο Δουζόγλου, τον επιχειρηματία από τη
Βενεζουέλα που εμφανίστηκε στη χώρα εν μέσω κρίσης, μεγαλούργησε στην αγορά ακινήτων
επί των ημερών του ΣΥΡΙΖΑ κι αφού αγόρασε ένα σωρό ακίνητα, κρατάει τα περισσότερα από
αυτά αναξιοποίητα και κοιτάζει το ταβάνι. Από πού και πώς ήρθαν αυτά τα λεφτά είναι ένα
άλλο θέμα που θα μάθουμε αργότερα (με τη βοήθεια της Αρχής για το Ξέπλυμα) αλλά σήμερα
θα σταθώ σε ένα εξωφρενικό περιστατικό με πρωταγωνιστή τον Θ. Δουζόγλου που φρίκαρε...
τη Εurobank. Ο Δουζόγλου είχε συναλλαγές με τη συγκεκριμένη τράπεζα, αλλά στη Εurobank
τα έχασαν από την ευκολία που εμφανίζονταν διάφορες εταιρείες συμφερόντων και τα
εμβάσματα που πήγαιναν κι έρχονταν. Οι επαφές Δουζόγλου με την τράπεζα γίνονταν μέσω
συνεργατών του, οπότε η Εurobank κάπου στα μέσα του 2018 ζήτησε -όπως είχε υποχρέωση-
επικαιροποίηση των στοιχείων των εταιρειών του. Παραδόξως, μόλις συνέβη αυτό, οι
συνεργάτες άρχισαν να συναλλάσσονται μέσω e-banking κι όταν χρειαζόταν να παραστούν,
προτιμούσαν άλλα καταστήματα από αυτό που συνήθως συναλλάσσονταν. Οι υπάλληλοι της
Εurobank άρχισαν τότε να τηλεφωνούν στους συνεργάτες. Τα στοιχεία όμως δεν έρχονταν και
οι απαντήσεις που έπαιρναν ήταν, «αχ, ο κ. Θόδωρος λείπει στο εξωτερικό, μόλις επιστρέψει
θα έρθει. Ναι, ναι, δυστυχώς και η αδελφή του, η κυρία Μαρία Ελένη, είναι και αυτή στο
εξωτερικό». Η τράπεζα επέμενε και τα τηλεφωνήματα στους συνεργάτες Δουζόγλου έπεφταν
βροχή. Η κατάσταση έφτασε στο απροχώρητο και στα τέλη Δεκεμβρίου 2018, μέσα στο
εορταστικό κλίμα των ημερών, ο Θ. Δουζόγλου έκανε στη Εurobank την τιμή και έφτασε
συνοδευόμενος από δύο συνεργάτες του στο κατάστημα. Oι άνθρωποι της Εurobank το
ξεκίνησαν ευγενικά, αλλά ο κ. Θεόδωρος δεν είχε τις ίδιες διαθέσεις, καθώς ήταν αυτό που
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τυπικά θα αναφέραμε, ιδιαίτερα εριστικός με το προσωπικό. Με δύο λόγια, όχι μόνον δεν είχε
τη συμπεριφορά πελάτη που εκλήθη για εξηγήσεις, αλλά αντιθέτως πέρασε στην επίθεση. Η
συμπεριφορά του ήταν ακραία σε βαθμό που, μεταξύ άλλων, προσπάθησε να
μαγνητοσκοπήσει τη συζήτηση! Κάπου εκεί η επίσκεψη Δουζόγλου στο κατάστημα της
Eurobank έλαβε τέλος και μαζί της η επικαιροποίηση των στοιχείων των εταιρειών του.
Ανακάλυψαν 41 εταιρείες Δουζόγλου με "καύσιμο" εμβάσματα χωρίς καμία αιτιολογία
-Θα μου πείτε «αυτά περνάνε έτσι, αναίμακτα;». Τι να σας πω; Ο Δουζόγλου ήταν πελάτης της
Εurobank από το 1998 και είχε έναν λογαριασμό ταμιευτηρίου κοινό με τη μητέρα του, τη θεία
του κι έναν κύριο που αν ζει σήμερα - κάτι που εύχομαι ολόψυχα - πρέπει να είναι 103 ετών.
Από το 2014 και μετά έγιναν σταδιακά πελάτες της τράπεζας 39 εταιρείες του Δουζόγλου, όλες
του κλάδου real estate, στις οποίες εισέρευσαν πάνω από 50 εκατ. ευρώ. Η Eurobank κάποια
στιγμή ανακάλυψε άλλες δυο εταιρείες συμφερόντων Θ. Δουζόγλου και της αδελφής του
-συνολικά 41, πλέον, τον αριθμό- και ο λογαριασμός των κεφαλαίων που είχαν εισρεύσει
έφτασε στα 60 εκατ. ευρώ! Ταυτόχρονα υπάρχει και ένα πλήθος περίεργων εμβασμάτων.
Κάποια από τα κεφάλαια έρχονταν από τη UBS στην Αμερική. Η Eurobank ανακαλύπτοντας
εταιρείες και εμβάσματα στρίμωξε τον λογιστή-εκπρόσωπο του Δουζόγλου στην εταιρεία
ΧΑΛΑΖΙΑΣ και ζήτησε να εξηγήσει πώς και έρχονταν μεγάλα εμβάσματα σε εταιρείες που δεν
έχουν κάνει καμία συναλλαγή. Η απάντηση που δόθηκε είναι ότι πρόκειται για δάνεια που πήρε
ο Θ. Δουζόγλου από τη UBS. H Εurobank τότε απάντησε ζητώντας να προσκομιστούν τα
αντίγραφα των δανειακών συμβάσεων και ακόμη περιμένει να έρθουν. Σε άλλες εταιρείες
συμφερόντων Δουζόγλου (CANAIMΑ, ΔΡΙΣΤΑ 1 και ΣΥΣΚΛΗΠΟΣ) τον Οκτώβριο 2018
πιστώθηκαν τρία εμβάσματα της Μαρίας Ελενας, αδελφής του Θ. Δουζόγλου. Η τράπεζα
ζήτησε και πάλι να δικαιολογηθούν τα τρία συγκεκριμένα εμβάσματα και ο
λογιστής-εκπρόσωπος απάντησε πως ήταν συμμετοχές σε αυξήσεις κεφαλαίου. Οταν
ζητήθηκε να προσκομιστούν έγγραφα που να τεκμηριώνουν τον ισχυρισμό, δήλωσε ότι δεν
υπάρχουν. Το ερώτημα είναι τι συμβαίνει με όλα αυτά τα ερωτήματα, καθώς και ποια η τύχη
του 27σέλιδου πορίσματος της Ευrobank.
Κεφαλαιακή ένεση στη Nova
-Μέσω ομολογιακού δανείου, που εκδίδει θυγατρική της μητρικής United Group, θα λάβει
χρηματοδότηση η NOVA. Το ύψος του (ανεξασφάλιστου) ομολογιακού δανείου ανέρχεται στα
30 εκατ. ευρώ και καλύπτεται από την ολλανδική Adria Cable της United. Θα έχει τη μορφή της
ανανεούμενης πίστωσης, η διάρκειά του είναι 10ετής και λήγει στις 30/11/2034, ενώ το ετήσιο
επιτόκιο θα ανέρχεται σταθερό σε ποσοστό 7,5%. Όπως αναφέρεται στην προ ημερών
απόφαση για την έγκριση του δανείου, η έκδοσή του είναι απολύτως αναγκαία για τη
χρηματοδότηση κεφαλαίου κίνησης της εκδότριας. Η NOVA υλοποιεί επενδύσεις με αιχμή το
5G και τις οπτικές ίνες, με τον μητρικό όμιλο United Group να έχει ανακοινώσει πλάνο ύψους 2
δισ. ευρώ για την ελληνική αγορά έως το 2027, εκ των οποίων πάνω από 800 εκατ. έχουν ήδη
επενδυθεί όπως έχει αναφέρει η εταιρεία. Η εταιρεία έχει θέσει ως στόχο να φέρει -μέσω της
United Fiber- οπτική ίνα μέχρι το σπίτι σε 1 εκατομμύριο νοικοκυριά και επιχειρήσεις, σε όλη
την Ελλάδα, ως το πρώτο τρίμηνο του 2026. Σε ό,τι αφορά τη διαγωνιστική διαδικασία για την
πώληση της NΟVA, παραμένει σε εξέλιξη αλλά με πολλά μπρος-πίσω και εναλλακτικά μοντέλα
να εξετάζονται που περιλαμβάνουν μεταξύ άλλων και τον διαχωρισμό τηλεπικοινωνιακών και
μιντιακών (συνδρομητική τηλεόραση) δραστηριοτήτων, σενάριο που είχε ακουστεί και από την
έναρξη του διαγωνισμού. Όσο για το επενδυτικό ενδιαφέρον, η Εtisalat (E&) και η Saudi
Telecom Company (STC) δείχνουν να παραμένουν ζεστοί, αλλά μένει να φανεί κατά πόσον
μπορεί να γίνει ένα deal με αραβικά κεφάλαια και πόσο απαιτητικές είναι πλέον οι αρχικές
αποτιμήσεις. Παράλληλα, τρέχουν και οι ξεχωριστές διαγωνιστικές διαδικασίες για τις
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υπόλοιπες θυγατρικές της United Group στα Βαλκάνια.
Η οικογένεια Λιβάνη και τα νέα σφυριά
-Δύσκολα, όπως φαίνεται, θα τελειώσει η περιπέτεια του Ηλία Λιβάνη, αλλά και της αδελφής
του Γιώτας, με τους πλειστηριασμούς. Αν και τόσο πέρυσι, όσο και φέτος οι νομικοί
εκπρόσωποι του γνωστού εκδότη έδωσαν σκληρή δικαστική μάχη και πέτυχαν μια σειρά από
ακυρωτικές αποφάσεις για πλειστηριασμούς που αφορούσαν διάφορα περιουσιακά στοιχεία
του, μεταξύ των οποίων και η κατοικία του στον Λυκαβηττό, αλλά και η ιστορική έδρα των
εκδόσεων Λιβάνη στο νεοκλασικό της Σόλωνος με την Ιπποκράτους στην Αθήνα, όπως
μαθαίνει η στήλη, από τη νέα χρονιά ξεκινάει νέος κύκλος ηλεκτρονικών σφυριών… Βεβαίως
θεωρείται πιθανό και για αυτούς τους πλειστηριασμούς να υπάρξουν προσφυγές και
ακυρώσεις. Πάντως, για τις 8 Ιανουαρίου 2025 έχει προγραμματιστεί να βγει σε βάρος του
Εκδοτικού Οργανισμού Λιβάνη (Νέα Σύνορα) από τη Cepal ένα οικόπεδο 2.394,53 τ.μ. στη
ΒΙΟ.ΠΑ Άνω Λιοσίων. Εντός του οικοπέδου βρίσκεται παλαιό container – κάδος ενώ έχει
καθαιρεθεί τμήμα της περίφραξης και υπάρχουν παρκαρισμένα αυτοκίνητα. Το ποσό οφειλής
ανέρχεται σε 662.335 ευρώ και η τιμή πρώτης προσφοράς έχει οριστεί σε 720.000 ευρώ. Θα
ακολουθήσει στις 12 Φεβρουαρίου 2025 άλλος πλειστηριασμός σε βάρος του Ηλία Λιβάνη, με
επισπεύδουσα την doValue που αφορά διαμέρισμα του πρώτου ορόφου σε ακίνητο επί της
οδού Μάρκου Μπότσαρη στη Φιλοθέη, με τιμή εκκίνησης 590.000 ευρώ. Αυτό το διαμέρισμα
επιχειρήθηκε και πέρυσι να ξαναβγεί στο σφυρί αλλά η διαδικασία ακυρώθηκε κατόπιν
προσφυγής. Στο σχετικό έγγραφο αναφέρεται ότι είχε προγραμματιστεί για τις 13 Σεπτεμβρίου
2023 αλλά «ανεστάλη κατόπιν εντολής της επισπεύδουσας». Λίγες μέρες αργότερα, στις 20
Φεβρουαρίου 2025, είναι η σειρά ενός ακόμη σφυριού σε βάρος του Ηλία και της Παναγιώτας
Λιβάνη, με επισπεύδουσα τη Cepal, για οικόπεδο 242,70 τ.μ. στην Πάτρα, στη θέση
«Εσχατοβούνιο» της συνοικίας Βλατερού, επί της οδού Οδυσσέα Ανδρούτσου. Η τιμή
εκκίνησης έχει οριστεί στις 77.000 ευρώ. Για τις 12 Μαρτίου ετοιμάζεται ένα ακόμη σφυρί σε
βάρος του Ηλία Λιβάνη, από τη Cepal, το οποίο μάλιστα είναι ιδιαίτερα «βαρύ», καθώς αφορά
την οικία του πατέρα του Αντώνη στην Κηφισιά, όπου γίνονταν κάθε χρόνο οι συγκεντρώσεις
για την ονομαστική του εορτή, στις οποίες έδινε το «παρών» πλήθος πολιτικών και
οικονομικών παραγόντων. Οι ιδιοκτησίες και ειδικότερα διαμέρισμα, θέσεις στάθμευσης και
αποθήκη, βρίσκονται σε «πολυτελές συγκρότημα 35ετίας, 6 κτιριακών όγκων που
περιλαμβάνει 8 κτήρια, δύο και τριών ορόφων, από έναν ενιαίο υπόγειο χώρο με χώρους
στάθμευσης και αποθήκες και από έναν τετραώροφο πύργο, κατασκευασμένο πολύ
παλαιότερα» σύμφωνα με τη σχετική περιγραφή, το οποίο αναπτύσσεται σε οικόπεδο 7
στρεμμάτων στη θέση «Πηγαδάκια» του Δήμου Κηφισιάς, επί της οδού Τατοΐου 31. Πρόκειται
συγκεκριμένα για διώροφο διαμέρισμα (μεζονέτα) που καταλαμβάνει μέρος του ισογείου και
του 1ου ορόφου και αποτελείται στο ισόγειο από καθιστικό, W.C. και κουζίνα και στον πρώτο
όροφο από ένα λουτρό, διάδρομο, τρία υπνοδωμάτια, και δύο εξώστες, ενώ έχει συνολική
επιφάνεια 144,72 τ.μ. Στον ίδιο πλειστηριασμό -αν τελικά γίνει- θα βγουν δύο χώροι
στάθμευσης αυτοκινήτων του υπογείου, επιφάνειας 14,88 τ.μ. και 12 τ.μ., καθώς και αποθήκη
του υπογείου, επιφάνειας 5,36 τ.μ. Η συνολική τιμή πρώτης προσφοράς διαμορφώνεται σε
487.000 ευρώ, εκ των οποίων οι 456.000 ευρώ αφορούν τη μεζονέτα. Τέλος, για τις 14 Μαΐου
2025 έχει προγραμματιστεί σε βάρος του Ηλία και της Παναγιώτας Λιβάνη (με επισπεύδουσα
πάλι τη Cepal) πλειστηριασμός για ιδιοκτησιακά δικαιώματα επί τριών οικοπέδων στην περιοχή
του Πόρτο Ράφτη, με συνολική τιμή εκκίνησης 71.400 ευρώ.
Πληροφορική: Δύο μετακινήσεις στελεχών και... ένας αρραβώνας
-Πριν από 15 μέρες, η Google παρουσίαζε το Google Cloud Office στην Αθήνα, μεθαύριο
παρουσιάζει το AI Connect, τη δική της απάντηση στις προκλήσεις της τεχνητής νοημοσύνης.
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Όλα αυτά ενώ στην αγορά όλοι έχουν προεξοφλήσει την αποχώρηση της Πέγκυ Αντωνάκου
από την Αθήνα για κάπου ψηλότερα. Την Παρασκευή επιβεβαιώθηκε η αποχώρηση του
country manager της IBM Nίκου Μανιάτη, μετά από μόλις 2 χρόνια στη συγκεκριμένη θέση
(που για την ΙΒΜ αποτελεί ρεκόρ μικρής χρονικής διάρκειας). Οι φήμες της αγοράς θέλουν τον
Ν. Μανιάτη να ηγείται εξειδικευμένου fund στον κλάδο της πληροφορικής στην Ελλάδα. Η
μεγάλη όμως έκπληξη των ημερών θα έρθει την ερχόμενη Παρασκευή: SoftOne και Entersoft
«έσονται εις γάμου κοινωνία» δημιουργώντας -χωρίς αμφιβολία- τον Εθνικό Πρωταθλητή στον
χώρο του business software. Η Entersoft συμμάζεψε τις θυγατρικές της, μάζεψε την προίκα της
κι ετοιμάζεται για τον λαμπερό γάμο. Η SoftOne είναι έτοιμη από καιρό και το μόνο που την
απασχολεί είναι η διανομή των ρόλων στο νέο σχήμα. Οι πηγές λένε πως η συγχώνευση θα
πάρει μήνες, οπότε ξεκινάμε τώρα με συνεργασία και συντονισμό των δύο εταιρειών. Έρχονται
κι άλλες ανακοινώσεις στον χώρο της πληροφορικής γιατί ακόμη η χρονιά δεν έχει τελειώσει.
Σπεύδει ο ΟΔΔΗΧ να εκμεταλλευτεί την αναβάθμιση της SCOPE
-Με δύο -γρήγορες- κινήσεις θέλει να εκμεταλλευτεί ο ΟΔΔΗΧ το θετικό momentum των
αγορών που προκάλεσε η ανακοίνωση του ΑΕΠ στο +2,5%, αλλά και η πρώτη αναβάθμιση της
ελληνικής οικονομίας, μέσα στην επενδυτική βαθμίδα, από τη γερμανική Scope. Οι δανειακές
ανάγκες της χώρας για το 2025 δεν ξεπερνούν τα 8 δισ. ευρώ. Η νέα στρατηγική του ΟΔΔΗΧ
προβλέπει δύο μόνον εκδόσεις νέων ομολόγων (η πρώτη θα γίνει μέσα στις πρώτες μέρες του
Ιανουαρίου) και μάλιστα διάρκειας μικρότερης της δεκαετίας. Επίσης προβλέπονται 10
επανεκδόσεις παλαιότερων, σε συμφωνημένες ημερομηνίες. Οι δύο νέες εκδόσεις θα γίνουν
σχετικά νωρίς γιατί όλα δείχνουν ότι τα κράτη μέλη της Ευρωζώνης, το 2025 θα χρειαστεί να
βρουν αγοραστές για ομόλογα ύψους 670 δισ. προκειμένου να καλύψουν τις δανειακές τους
ανάγκες. Η Ελλάδα δεν θέλει να εμπλακεί σ’ αυτό τον κατακλυσμό κρατικών τίτλων του 2025.
Μέχρι τον Απρίλιο 2025 το «πλαφόν» περιθωρίου κέρδους
-Με νομοσχέδιο που καταθέτει αύριο στην Ολομέλεια της Βουλής ο υπουργός Ανάπτυξης Τ.
Θεοδωρικάκος προβλέπεται η διατήρηση και επέκταση του θεσμού των «εμβληματικών
επιχειρήσεων» και μετά την ολοκλήρωση του Ταμείου Ανθεκτικότητας και Ανάκαμψης. Στις
«εμβληματικές επενδύσεις» εντάσσεται η ναυπηγική βιομηχανία, η γαλάζια οικονομία και τα
«κρίσιμα υλικά». Εντάσσεται η κυκλική οικονομία που αποτελεί βασικό χαρακτηριστικό όχι
μόνο για την πράσινη μετάβαση, αλλά κυρίως για τη μείωση του κόστους των επαγγελματικών
δραστηριοτήτων. Το νομοσχέδιο παρατείνει επίσης το «πλαφόν κέρδους» που θεσπίστηκε την
εποχή της πανδημίας, μέχρι το τέλος Απριλίου του 2025. Απαγορεύει στις επιχειρήσεις να
έχουν μεγαλύτερο περιθώριο κέρδους σε σχέση με τον Δεκέμβριο του 2021. Τέλος, αλλάζει το
καθεστώς των Εκθέσεων Βιωσιμότητας που είναι πλέον υποχρεωτικές για τις επιχειρήσεις, όχι
μόνο για την περιβαλλοντική προστασία αλλά και για τη διαφάνεια. Στο εξής, οι έλεγχοι δεν θα
γίνονται μονάχα από ορκωτούς ελεγκτές, αλλά και από ειδικούς επιστήμονες που θα
πιστοποιηθούν από το Εθνικό Σύστημα Διαπίστευσης (ΕΣΥΔ).
Με ορίζοντα τη 15η Δεκεμβρίου
-Το απροσδόκητο «Santa Klaus rally» ήρθε νωρίτερα στη Λεωφόρο Αθηνών και έπιασε στον
ύπνο πολλούς από τους δραστήριους παίκτες της αγοράς. Η περασμένη εβδομάδα, με 5
διαδοχικές ανοδικές συνεδριάσεις, ήταν σίγουρα η καλύτερη του 2024 (+4,52%) και η καλύτερη
από τον Μάιο 2023, για το Χρηματιστήριο της Αθήνας. Τώρα πια πολλοί «βλέπουν» την
ολοκλήρωση αυτής της διαδικασίας κάπου στα μέσα Δεκεμβρίου, όταν κλείνουν τα βιβλία
θεσμικών επενδυτών, με δεδομένο ότι στην αξιολόγηση του χαρτοφυλακίου τους θα μετρήσει ο
μέσος όρος των τιμών του Δεκεμβρίου. Σήμερα και αύριο η προσοχή στρέφεται στην
καθιερωμένη υψηλού επιπέδου ελληνική συνάντηση της Νέας Υόρκης, με την Capital Link.
Τώρα πια είναι πολλοί εκείνοι που πιστεύουν ότι μπορεί να επαναληφθεί το «θαύμα του
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Λονδίνου» που έφερε μαζικές αγορές μετά τις παρουσιάσεις στο Λονδίνο (Morgan Stanley) και
Πράγα (Wood). Σε κάθε περίπτωση, το ελληνικό αφήγημα είναι θετικό και πειστικό, αλλά και
σχετικά φτηνό. Οι μετοχές του FTSE 25 διαπραγματεύονται με Ρ/Ε μόλις 10 φορές τα κέρδη
του 2025 και έχουν μέση μερισματική απόδοση 4,9% σε περιβάλλον πτωτικών επιτοκίων. Η
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα αναμένεται ευρέως να μειώσει το επιτόκιό της κατά ένα τέταρτο
της ποσοστιαίας μονάδας την Πέμπτη, στο 3%. Το Ελληνικό Χρηματιστήριο αξίζει μόλις 103
δισ. ευρώ και μέχρι σήμερα προσφέρει απόδοση +12,73% από την αρχή του χρόνου.
Τα μηνύματα του Αμερικανού Κεντρικού Τραπεζίτη
-Στη Νέα Υόρκη, οι πιθανότητες μείωσης των επιτοκίων του δολαρίου, κατά ένα τέταρτο της
μονάδας, στη συνεδρίαση της Fed που ολοκληρώνεται στις 18 Δεκεμβρίου, έχουν αυξηθεί
πλέον στο 85%. Την περασμένη εβδομάδα οι πιθανότητες ήταν 71%. Μέχρι την ημέρα των
ανακοινώσεων και των μηνυμάτων του Τζερόμ Πάουελ, έχουμε μια σειρά από εξελίξεις:
Σήμερα η FED της Νέας Υόρκης ανακοινώνει επισήμως τις εκτιμήσεις της για τον πληθωρισμό
των καταναλωτών. Μεθαύριο θα δημοσιοποιηθεί η Μηνιαία Έκθεση ΟΠΕΚ για τις τιμές του
πετρελαίου και αμέσως μετά τα στοιχεία του Δείκτη Τιμών Καταναλωτή Νοεμβρίου στις ΗΠΑ.
Την Πέμπτη δημοσιοποιείται ο δείκτης PPI και αργότερα οι αιτήσεις για τα επιδόματα ανεργίας.
Την Παρασκευή τα στοιχεία του Δείκτη Τιμών Εισαγωγών/Εξαγωγών των ΗΠΑ. Όλα αυτά
οδηγούν -και διαμορφώνουν το πλαίσιο- για τις ανακοινώσεις των επιτοκίων του δολαρίου…
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Τα πρωθυπουργικά αεροσκάφη, ο Καραμανλής, τα ελληνοτουρκικά, η νέα παρέμβαση
Σαμαρά και οι επιστροφές στο ΣΥΡΙΖΑ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Εβδομάδα προϋπολογισμού
Καλημέρα και καλή εβδομάδα. Μπαίνουμε στην εβδομάδα του προϋπολογισμού που
παραδοσιακά είναι η μάχη των μαχών για τα πολιτικά κόμματα, καθώς σε αυτή την πενθήμερη
διαδικασία κρίνονται οι εντυπώσεις λίγο πριν το τέλος της χρονιάς. Και όλοι θέλουν κάτι
περισσότερο να δείξουν από το προηγούμενο έτος, καθώς σε αυτούς τους μήνες συνέβησαν
πολλά. Αυτά θα τα αναλύσουμε σιγά-σιγά τις επόμενες μέρες, καθώς η διαδικασία ξεκινάει
μεθαύριο και ολοκληρώνεται την Κυριακή με την ονομαστική ψηφοφορία. Θα πάμε όμως στο
ΣΥΡΙΖΑ που είχαμε επιστροφές στην συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής, αλλά επιτρέψτε
μου να ξεκινήσω με Γαλλία και Παναγία των Παρισίων.
Τα πρωθυπουργικά αεροσκάφη
Αναβλήθηκε για μια από τις επόμενες ημέρες, όπως μάθαμε από την Παρασκευή, η επίσκεψη
του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη στη Βηρυτό, που είχε ως στόχο την ενίσχυση των
διμερών σχέσεων Ελλάδας – Λιβάνου. Αιτία ήταν το γεγονός ότι παρουσιάστηκε βλάβη στο
κυβερνητικό αεροσκάφος Falcon 7X. Έψαξα να μάθω περισσότερες λεπτομέρειες, καθώς απ’
ότι θυμάμαι η ελληνική κυβέρνηση διαθέτει άλλα δύο, τα οποία υπάγονται στην Πολεμική
Αεροπορία και ειδικότερα στην 352 Μοίρα Μεταφοράς Υψηλών Προσώπων. Γι’ αυτό άλλωστε
και απογειώνονται από την 112 Πτέρυγα Μάχης της Αεροπορικής Βάσης Ελευσίνας και όχι
π.χ. από τον Διεθνή Αερολιμένα Αθηνών «Ελευθέριος Βενιζέλος». Όπως με πληροφόρησαν
λοιπόν, τα άλλα δύο πρωθυπουργικά αεροσκάφη, το Gulfstream V και EMB – 135 LR
βρίσκονται για συντήρηση και δη εκτός Ελλάδας. Οπότε είχε μείνει μόνο ένα, το οποίο όμως
υπέστη βλάβη, οπότε ο Κ. Μητσοτάκης θα μεταβεί στη χώρα της Μέσης Ανατολής μόλις δώσει
το «πράσινο» φως το τεχνικό προσωπικό.
Ο Καραμανλής, τα ελληνοτουρκικά και η νέα παρέμβαση Σαμαρά
«Δεν αμφισβητώ τον πατριωτισμό κανενός» είπε χθες το μεσημέρι ο πρώην πρωθυπουργός,
Κώστας Καραμανλής μιλώντας σε εκδήλωση για την 80η Επέτειο Απελευθέρωσης της
Καρπάθου στην Παλαιά Βουλή και κάνοντας εκτενή αναφορά στα ελληνοτουρκικά. Το παρών
έδωσε ο τέως πρόεδρος της Δημοκρατίας, Προκόπης Παυλόπουλος, ενώ πηγή μου μετέφερε
ότι εκεί ήταν και ο Πάνος Καμμένος, ο οποίος έχει εγκαταλείψει την κεντρική πολιτική σκηνή
εδώ και καιρό, γνωστός όμως fun του Καραμανλή. Στον πρώην πρωθυπουργό δόθηκε τιμητική
πλακέτα για την αναγνώριση της πολύχρονης προσφοράς του στην πατρίδα αλλά και ένας
τόμος της ιστορίας του επαναστατικού απελευθερωτικού κινήματος της Καρπάθου με τον ίδιο
να λέει παραλαμβάνοντας τον: «Ευχαριστώ, αυτό έχει πολύ διάβασμα». Ενδιαφέρουσα
ωστόσο ήταν και η αναφορά του Κώστα Καραμανλή με θετικά λόγια στη θητεία του έτερου
πρώην πρωθυπουργού Αντώνη Σαμαρά, λέγοντας: «είναι χρέος ιστορικής ακρίβειας να
υπογραμμισθεί ότι ήταν η κυβέρνηση Σαμαρά, τον Ιανουάριο του 2015, που απέκλεισε
οριστικά και αμετάκλητα τέτοιο ενδεχόμενο με δήλωση προς τον ΟΗΕ ότι η Ελλάδα δεν
αναγνωρίζει την υποχρεωτική δικαιοδοσία του Διεθνούς Δικαστηρίου, δηλαδή το δικαίωμα
μονομερούς προσφυγής σε αυτό, για θέματα εδαφικής κυριαρχίας, συμπεριλαμβανομένων των
χωρικών υδάτων, όπως και για θέματα εθνικής ασφάλειας». Την Πέμπτη το απόγευμα ωστόσο
αναμένεται η πρώτη παρέμβαση Σαμαρά μετά τη διαγραφή του και την επιστροφή του από τις
ΗΠΑ, καθώς θα μιλήσει σε εκδήλωση που διοργανώνει το Συμβούλιο Διεθνών Σχέσεων του
καθηγητή του Πανεπιστημίου Πειραιά, Αθανάσιου Πλατιά με θέμα: «Μεταπολίτευση 1974-2024
50 χρόνια ελληνική εξωτερική πολιτική». Στο ίδιο συνέδριο, τον λόγο θα πάρει την ίδια ημέρα
και ο υπουργός Εξωτερικών, Γιώργος Γεραπετρίτης.
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Παρούσα η Σακελλαροπούλου
Παρακολούθησα μέσα από το γαλλικό κανάλι TV5 την τελετή για την επαναλειτουργία της
Παναγιάς των Παρισίων, ένα κόσμημα της Γαλλικής πρωτεύουσας. Κάθισα περίπου τρεις ώρες
και είδα πέρα από την εντυπωσιακή τελετή, μείγμα θρησκευτικού και κοσμικού χαρακτήρα, και
τις αφίξεις των ηγετών και από αυτές καταλάβαινες πολλά. Είδα και την Πρόεδρο της
Ελληνικής Δημοκρατίας, Κατερίνα Σακελλαροπούλου, με το σύντροφό της, τους οποίους δεν
υποδέχθηκε ο Γάλλος Πρόεδρος Εμανουέλ Μακρόν, αλλά ο πρώην πρωθυπουργός Μισέλ
Μπαρνιέ. Ο Μακρόν εμφανίστηκε με την Μπριζίτ λίγο αργότερα, όταν και έφθαναν τα «βαριά»
ονόματα, όπως ο επανεκλεγείς πρόεδρος των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ, ο γερμανός πρόεδρος
Βάλτερ Σταϊνμάγερ, η ιταλίδα πρωθυπουργός Τζόρτζια Μελόνι, ο πρίγκιπας Ουίλιαμ, χωρίς την
σύζυγό του Κέιτ, αλλά και ο πρόεδρος της Ουκρανίας Βολοντίμιρ Ζελένσκι. Από Ελλάδα, όπως
σας είπα, είδα μόνο την Κ. Σακελλαροπούλου, ενώ μου έκανε εντύπωση παρουσία του Έλον
Μασκ που συνόδευε επί της ουσίας τον Τραμπ.
Εξελίξεις στην Ουκρανία;
Έμαθα από καλή διπλωματική πηγή, ότι ήταν αφορμή η εντυπωσιακή τελετή των εγκαινίων,
όπου ακούστηκε και πάλι η περίφημη καμπάνα της Εκκλησίας, να βρεθούν στα Ηλύσια Πεδία,
στο Προεδρικό Μέγαρο, ο Μακρόν, ο Τραμπ και ο Ζελένσκι. Εκεί έμαθα πως υπήρξε
προχωρημένη συζήτηση για τα μελλούμενα και μην εκπλαγείτε εάν έχουμε σημαντικές στις
αρχές του 2025 – λίγο μετά την ορκωμοσία Τραμπ. Πάντως οι εξελίξεις στην Συρία και η
πτώση του καθεστώτος του Μπασάρ αλ Άσαντ βρήκε τους κορυφαίους ηγέτες στο Παρίσι.
Ανησυχία στην Αθήνα
Οι εξελίξεις στη Συρία ανησυχούν εντόνως την Αθήνα. Πρώτον λόγω και της ενίσχυσης της
τουρκικής επιρροής στην ευρύτερη περιοχή, καθώς ο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν είχε ρίξει πολύ
μεγάλο βάρος να πέσει ο Άσαντ. Και μάλιστα τώρα έφθασε στο σημείο να δέχεται πιέσεις από
τη Ρωσία να τον βοηθήσει διότι έχει βάσεις στην περιοχή. Το δεύτερο που ανησυχεί την Αθήνα
είναι το ενδεχόμενο να υπάρξουν μεταναστευτικές ροές προς την Ελλάδα από τη Συρία. Ήδη, ο
έλληνας πρέσβης αναχώρησε από τη Δαμασκό και το ελληνικό διπλωματικό σώμα είναι σε
επιφυλακή δια παν ενδεχόμενο. Και όπως είπαμε και στην αρχή, ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης που έχει προγραμματίσει τις επόμενες ημέρες να μεταβεί στο Λίβανο, είναι σε
ανοικτή γραμμή με κορυφαίους παράγοντες της Ε.Ε. αλλά και του ΝΑΤΟ, όπως τον γ.γ. Μαρκ
Ρούτε.
Επιστροφές στο ΣΥΡΙΖΑ
Και από το εξωτερικό όπου έχουν ιδιαίτερη σημασία όσα γίνονται να πάμε στα εσωτερικά και
στο ΣΥΡΙΖΑ που διανύει μια σχετική περίοδο ηρεμίας. Πήγα από το Σάββατο το πρωί στο
ξενοδοχείο Caravel για την συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ και είδα για
πρώτη φορά μετά από ένα χρόνο καλή διάθεση. Το κλίμα ήταν θετικό και σε αυτό δεν έχει
συνδράμει η εκλογή του Σωκράτη Φάμελλου στην προεδρία του κόμματος αλλά η αποπομπή
Κασσελάκη. Στην ομιλία του σε κομματικό ακροατήριο, αν και είχε προηγηθεί στην
Κοινοβουλευτική Ομάδα και μια σύντομη παρέμβαση διαδικτυακά προ ημερών με νομαρχιακές
οργανώσεις, είδα όμως και επιστροφές στελεχών, όπως του Διονύση Τεμπονέρα.
Τι σημαίνουν οι επιστροφές
Αυτό που έμαθα είναι ότι για να γίνουν οι επιστροφές, όπως του Δ. Τεμπονέρα, του γνωστού
εργατολόγου, υπήρξε παρασκήνιο. Δδηλαδή τηλεφωνική είχε εικόνα για αυτήν και ο Αλέξης
Τσίπρας. Μάλιστα ο Τεμπονέρας ήταν και το πρόσωπο που έπεσαν όλα τα φώτα πάνω του.
Και δεν ήταν το μόνο πρόσωπο, αλλά είδα και τον Στέφανο Τζουμάκα που επέστρεψε, αφού
είχε προηγηθεί η συνάντησή του με τον Αλ. Τσίπρα και τον Σ. Φάμελλο. Οι επιστροφές
σημαίνουν όπως μου είπε πρόσωπο κοντά στο νέο πρόεδρο, ένα σήμα πως το κόμμα κάνει
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επανεκκίνηση με ό,τι αυτό σημαίνει.
Σπίρτζης και Βασιλειάδης επανέκαμψαν
Πάντως είδα και να επανακάμπτει ο Χρήστος Σπίρτζης που είναι επτάψυχος καθώς δεν
διαγράφηκε και είδε αυτό που είχε βάλει στόχο να γίνεται: να αποκαθηλώνεται και να φεύγει
από το ΣΥΡΙΖΑ ο Στέφανος Κασσελάκης. Εκεί και ο Γιώργος Βασιλειάδης που σαν να μην
συνέβη τίποτα επανήλθε και πήρε τη θέση που είχε, αυτή του αναπληρωτή γραμματέα του
κόμματος έως τις εκλογές για τα νέα όργανα προς τις αρχές της άνοιξης. Εκεί είδα και τον
Ανδρέα Νεφελούδη που επέστρεψε στο ΣΥΡΙΖΑ από τη Νέα Αριστερά, μια επιστροφή που έχει
σημασία. Ποιους άλλους είδα; Εκεί ήταν οι πρώην βουλευτές Χίου, Ανδρέας Μιχαηλίδης και
Σταύρος Αραχωβίτης, αλλά και ο Βλάσσης Τσιόγκας που είχαν αποστασιοποιηθεί.
Η διαρχία Πολάκη
Σας έγραψα προ ημερών για την επιθυμία του Παύλου Πολάκη να υπάρξει θέση αντιπροέδρου
και να την αναλάβει. Αυτό δεν προχώρησε, διότι δεν το ήθελε ο Σ. Φάμελλος και αυτό έγινε και
σαφές και στην Κεντρική Επιτροπή αν και αυτό προτάθηκε εκ νέου από πρόσωπα της
επιρροής του Πολάκη και μάλιστα έγινε και ψηφοφορία. Πάντως ήταν σαφές από όσα
συζητούσαν στα πηγαδάκια πως ο Π. Πολάκης θα επιχειρήσει εκ νέου να κερδίσει τη διαρχία
και εάν αυτό δεν γίνει που δεν το θέλουν και οι «87», θα υπάρξει ένταση λίαν προσεχώς.
Το συνέδριο της ΟΤΟΕ
Το 34ο Τακτικό Εκλογοαπολογιστικό Συνέδριο είχαμε στην ΟΤΟΕ με την παράταξη που
πρόσκεινται στο ΠΑΣΟΚ να αναλαμβάνει τα ηνία για ακόμη μία τριετία. Συγκεκριμένα η
ΔΗ.ΣΥ.Ε του προέδρου Γ. Μότσιου αύξησε κατά 6 μονάδες το ποσοστό της με σχέση το 2021
φτάνοντας φέτος το 39% παρά το γεγονός ότι υπήρξε και άλλη παράταξη από τον χώρο του
ΠΑΣΟΚ που πήρε 6% ενώ η ΣΥ.ΔΗ.ΣΥ που εκπροσωπεί την Νέα Δημοκρατία έχασε και μισή
μονάδα από το 2021 φτάνοντας το 23,65%.
Τι συμβαίνει με Μασούτη και Κρητικό;
Από τη μία ακούω στην αγορά ότι ο Μασούτης ενδιαφέρεται να εξαγοράσει τον Κρητικό,
μπαίνοντας σφήνα στην όποια κουβέντα γίνεται μεταξύ της Retail & More (Carrefour) του Νίκου
Βαρδινογιάννης και της Κρητικός. Από την άλλη ακούω ότι ο Μασούτης είναι σε φάση
διερεύνησης επενδυτικού ενδιαφέροντος για το «μαγαζί» του, έχοντας αναθέσει σε εταιρεία
συμβούλων να διερευνήσει ένα τέτοιο ενδεχόμενο. Όπως και να έχει πάντως, αυτό που μπορώ
να σας πω είναι ότι ο Μασούτης είχε όντως κουβεντιάσει με τον Κρητικό, λίγο νωρίτερα όμως.
Ωστόσο το τίμημα που είχε ζητήσει ο Κρητικός δεν κρίθηκε ικανοποιητικό, αλλά ιδιαίτερα
υψηλό, γεγονός που έθεσε πρόωρο τέλος στις όποιες συζητήσεις μεταξύ των δύο πλευρών.
Το κρίσιμο «σταυροδρόμι» για τον Μαρμαρίδη
Η εταιρεία «Μαρμαρίδης» που είναι γνωστή για τα καταστήματα επίπλων που διατηρεί σε
περιοχές της Ελλάδας, αποτελεί τα τελευταία χρόνια κραταιά και διαρκώς αναπτυσσόμενη
δύναμη στον τομέα όπου δραστηριοποιείται. Αυτό όμως που ακούω τελευταία είναι ότι τα δύο
αδέρφια Παναγιώτης και Γιάννης Μαρμαρίδης, στους οποίους ανήκει η επιχείρηση, φαίνεται ότι
δεν τα βρίσκουν μεταξύ τους και οι διαφωνίες είναι αρκετές. Αυτή την περίοδο εξετάζονται όλα
τα ενδεχόμενα. Ακόμα και αυτό ενός πιθανού επιχειρηματικού διαζυγίου με διαχωρισμό των
περιουσιακών στοιχείων. Ωστόσο για την ώρα όλα είναι ανοιχτά. Να σας πω εδώ πάντως ότι
το 2023 η εταιρεία είχε μείωση του τζίρου της από τα 12,18 εκατομμύρια ευρώ του 2022 στα
10,37 εκατομμύρια ευρώ, ενώ παρουσίασε ζημίες 103,94 χιλιάδων ευρώ από κέρδη 273,74
χιλιάδων ευρώ. Γεγονός που φαίνεται επίσης να αποτελεί σημείο τριβής μεταξύ των δύο
ανδρών. Το μέλλον θα δείξει ποια θα είναι τα επόμενα βήματα στην οικογενειακή επιχείρηση με
έδρα τη Θεσσαλονίκη.
Το ραντεβού της Νέας Υόρκης
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Ένα ακόμα ραντεβού για μεγάλες εισηγμένες στο Χρηματιστήριο Αθηνών, εταιρείες, είναι το
σημερινό στη Νέα Υόρκη, στο πλαίσιο του road show της Capital Link. Σας θυμίζω ότι πριν
λίγες ημέρες είχε προηγηθεί η συγκέντρωση σημαντικών επιχειρηματικών ονομάτων στο
συνέδριο του Χρηματιστηρίου Αθηνών με τη Morgan Stanley στο Λονδίνο. Αυτή τη φορά ο
πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, θα κάνει παρέμβαση μέσω βιντεοκλήσης στο
συνέδριο της Capital Link. Ενεργός και σημαντικός θα είναι και εδώ ο ρόλος του
Χρηματιστηρίου Αθηνών, καθώς επιδιώκει το «άνοιγμα» και τη διεθνοποίηση της οργανωμένης
αγοράς με μπροστάρη τον διευθύνοντα σύμβουλό του, Γιάννο Κοντόπουλο. Στη Νέα Υόρκη
αυτή τη φορά θα βρεθούν οι επικεφαλής των Alpha Bank, ΕΧΑΕ (Ελληνικά Χρηματιστήρια
Α.Ε.), Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ, Attica Bank, Attica Group, Avax, Dimand, Ελλάκτωρ,
Eurobank, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, HelleniQ Energy, Ideal, Ακτωρ, Lamda, Metlen, Εθνική Τράπεζα,
Τράπεζα Πειραιώς, ΔΕΗ και Trastor.
Το ενδιαφέρον της Εθνικής για την Εθνική
Ανοιχτό είναι το ενδεχόμενο κάποια στιγμή η Εθνική Τράπεζα να επιδιώξει να αποκτήσει ξανά
την Εθνική Ασφαλιστική. Κάτι που ανέφερε ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας, Παύλος
Μυλωνάς. Κάτι τέτοιοι βέβαια θα συμβεί υπό πολλές προϋποθέσεις. Πρώτη και βασική για να
γίνει είναι η CVC Capital Partners που έχει σήμερα στην ιδιοκτησία της την Εθνική
Ασφαλιστική, να επιδιώξει να την πουλήσει. Έως τότε όμως τα πάντα παραμένουν σε επίπεδο
προθέσεων και ευσεβών πόθων και τίποτα περισσότερο από αυτό.
Η Kosmocar μπαίνει στα φορτηγά, εξαγοράζοντας την MAN
Μία σημαντική εξέλιξη στο χώρο του αυτοκινήτου, είναι αυτή που γνωστοποιήθηκε στην
Επιτροπή Ανταγωνισμού και ουσιαστικά έχει να κάνει με την εξαγορά της ΜΑΝ Ελλάς, της
εταιρείας με τα φορτηγά και τα λεωφορεία, η οποία εξαγοράζεται από τον όμιλο Kosmocar. Η
Kosmocar ιδρύθηκε το 1970 και σήμερα είναι ο επίσημος εισαγωγέας των αυτοκινήτων
Volkswagen, Audi, Skoda, Volkswagen Επαγγελματικά Οχήματα στην Ελλάδα καθώς και των
μοτοσυκλετών Ducati σε Ελλάδα και Κύπρο. Επίσης, είναι επίσημος έμπορος και
εξουσιοδοτημένος επισκευαστής Bentley και Lamborghini Service Center για όλη την Ελλάδα.
Ιδρυτής της ο Κοζανίτης επιχειρηματίας, Γιάννης Μανδύλας. Η Kosmocar αποτελεί σήμερα
έναν από τους μεγαλύτερους επιχειρηματικούς ομίλους στην Ελλάδα στον τομέα του
αυτοκινήτου, με τζίρο 464,75 εκατομμύρια ευρώ το 2023 και καθαρά κέρδη μετά από τους
φόρους στα 15,46 εκατομμύρια ευρώ.
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Metlen: Ετοιμάζεται για το άλμα, στο 50% οι ξένοι επενδυτές - ΔΕΗ: Με Μαύρο και
Αλεξανδρίδη στη Νέα Υόρκη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΒΕΤΑ: Διαγραμματικά η εβδομάδα μπορεί να αποτελέσει τον προάγγελο νέων υψηλών για το
2024 καθώς η δομή της ανόδου έχει στοιχεία που συναινούν για κάτι καλύτερο από τις 1.450
μονάδες
Σχετικά Άρθρα
ΧΑ: Οριακή άνοδος 0,05% στις 1.456 μονάδες - Ξεκίνησε το 3ο ανοδικό κύμα Elliot, προς νέο
υψηλό
06/12/2024 - 14:05
Wall Street: Άνοδος 0,2% για τον S&P, 1,5% για τον energy sector και 0,8% για τον Nasdaq  
06/12/2024 - 23:02
Ενισχύει το Χρηματιστήριο η αναβάθμιση της Scope Ratings
07/12/2024 - 12:37
Καθώς οι αγορές έχουν αρχίσει να παίρνουν φωτιά, κόντρα σε πολλές αντιξοότητες και
προεξοφλώντας εκτόνωση της κρίσης στην Ουκρανία και μειώσεις επιτοκίων, το ελληνικό
χρηματιστήριο παρουσιάζει καλύτερη εικόνα με τον γενικό δείκτη να δείχνει τεχνικά ικανός να
χτυπήσει νέο υψηλό.
Οι δυο δεικτοβαρείς κεφαλαιοποιήσεις από την πλευρά των ενεργειακών που μπορούν να
γίνουν καταλύτες για την πορεία του δείκτη είναι οι Metlen και η ΔΕΗ.
Η Metlen έχει επιβεβαιώσει όλες τις προσδοκίες των επενδυτικών εκτιμήσεων των ξένων και
δείχνει ότι στο επόμενο διάστημα θα είναι από τις βασικές επενδυτικές επιλογές λόγω μεγέθους
κεφαλαιοποίησης, πολύ ελκυστικής αποτίμησης - μερισματικής απόδοσης, αποτελεσματικού
συνεργατικού μοντέλου energy and metals και παρουσίας μεγάλων ξένων στο 50% του
μετοχικού κεφαλαίου.
Το ζήτημα των φορολογήσεων που ατυχώς αναπαράγεται για τις ενεργειακές και κάνει ζημιά
στην αγορά, δεν επιβεβαιώθηκε αυτή την φορά κα ακόμα και αν υπάρξει μελλοντικά θα έχει
ασήμαντη επίδραση στην κερδοφορία του ομίλου που γιγαντώνεται και έχει πολλά κρυμμένα
χαρτιά ενόψει και της εισαγωγής στον FTSE -100. Η διαδικασία αυτή πάντως, η οποία δεν θα
ολοκληρωθεί ως δια μαγείας,  θα είναι μια πρώτης τάξεως ευκαιρία για τους ορθολογικούς
επενδυτές να επενδύσουν στο discount της αποτίμησης της Metlen έναντι τόσο των τιμών -
στόχων( 45-50 ευρώ), όσο και των ομοειδών εταιριών σε διεθνές επίπεδο.
Η ΔΕΗ θα έχει παρουσία σήμερα στο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη με τους
Κωντσταντίνο Μαύρο (επικεφαλής της ΔΕΗΑΝ) , που θα αναλύσει το επενδυτικό σχέδιο της
ΔΕΗ Ανανεώσιμες και τον CFO Κώστα Αλεξανδρίδη. Η ΔΕΗ έχει ήδη προσελκύεσι σημαντικά
μεν κεφάλαια και θα μπορούσε να να έχει επίσης υψηλότερη κεφαλαιοποίηση, αν η φημολογία
της φορολογίας στα κέρδη των ηλεκτροπαραγωγών δεν δημιουργούσε κάποιες αναστολές.
Αυτό όμως δεν σημαίνει τίποτε, καθώς ο όμιλος έχει πετύχει μια σημαντική διασπορά των
δραστηριοτήτων, πράγμα που του επιτρέπει την εναλλαγή των πηγών κερδοφορίας.
Όσο αυτό γίνεται σαφέστερο τόσο η κεφαλαιοποίηση του θα ανεβαίνει. Μια γενική παρατήρηση
πάντως και για τις δύο κεφαλαιοποιήσεις είναι ότι τόσο η Metlen όσο και η ΔΕΗ είναι οι βασικοί
παράγοντες που κρατούν χαμηλά τις τιμές των τιμολογίων στην λιανική, επιτελώντας την
σταθεροποίηση του ενεργειακού κόστους για τα νοικοκυριά.
Οι αγορές σύμφωνα με την BETA
Ολοκληρώθηκε την Παρασκευή μια εβδομάδα μεγάλων συγκινήσεων με νέα ιστορικά υψηλά σε
Wall Street, Γερμανία και επιστροφή στην δράση στην εγχώρια αγορά μετά από μια
παρατεταμένη περίοδο αναιμικών διακυμάνσεων και συναλλαγών.
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Η αποσαφήνιση των προθέσεων της κυβέρνησης για την επιβολή έκτακτης φορολογίας στις
τράπεζες και η συνολικά θετική εικόνα που απέσπασαν οι τράπεζες στις πρόσφατες
παρουσιάσεις στο Λονδίνο ανέστειλαν τους δισταγμούς των επενδυτών οι οποίοι με οδηγό τον
τραπεζικό κλάδο έφεραν το Γενικό Δείκτη 4,52% υψηλότερα στην πιο αποδοτική εβδομάδα του
2024 και την καλύτερη από το τέλος Μαΐου του 2023. Παρά τις αβεβαιότητες του πολιτικού
κλίματος στην Ευρώπη ο διεθνής παράγοντας ήταν υποστηρικτικός δίνοντας περαιτέρω
ώθηση εγχώριο στο αγοραστικό ενδιαφέρον.
Ζητούμενο παραμένει η αγορά να αναθεωρήσει αποτελέσματα ή γεγονότα που έλαβαν χώρα
από το καλοκαίρι και μετά και λόγω των ειδικών συνθηκών ρευστότητας δεν είχαν την
κατάλληλη υποδοχή από τους επενδυτές. Οι 25 μεγαλύτερες σε μέγεθος εταιρίες του ΧΑ
διαπραγματεύονται μόλις 10 φορές τα κέρδη της επόμενης χρήσης και έχουν μέση μερισματική
απόδοση 4,9% σε περιβάλλον πτωτικών επιτοκίων, που θεωρητικά θα έπρεπε να δημιουργεί
περισσότερο ενδιαφέρον.
Παρόλα αυτά η εμπέδωση μιας αλλαγής στο βαθμό αποτελεσματικότητας του ΧΑ θα μπορούσε
να κινητοποιήσει και νέες δυνάμεις επιτρέποντας μεγαλύτερη διάχυση και διάρκεια στην άνοδο,
άλλωστε είναι γνωστά τα ανεπαρκή αντανακλαστικά της εγχώριας αγορά τα οποία άγονται
κυρίως από την ορμή της τάσης και πολύ λιγότερο από τα θεμελιώδη.
Μπορεί ο δείκτης τα νέα υψηλά
Διαγραμματικά η εβδομάδα μπορεί να αποτελέσει τον προάγγελο νέων υψηλών για το 2024
καθώς η δομή της ανόδου έχει στοιχεία που συναινούν για κάτι καλύτερο από τις 1.450
μονάδες.
- Πρώτον, ο τζίρος κλιμακώνεται ανοδικά απορροφώντας τους κερδισμένους των
προηγούμενων συνεδριάσεων βγάζοντας παράλληλα ουρές νέων αγορών σε κομβικά σημεία
της ημέρας.
- Δεύτερον η δυναμική του Γενικού Δείκτη απέναντι στα πέντε διαδοχικά φετινά επίπεδα
συσσώρευσης έχει σε πέντε μόλις συνεδριάσεις καταγράψει τρείς υπερβάσεις και οδεύει
ολοταχώς για την επόμενη αντίσταση των 1.485 μονάδων.
- Και τρίτον, επιμέρους έχουν αλλάξει επίπεδο διαπραγμάτευσης ή βρίσκονται πολύ κοντά στο
να το επιτύχουν μετοχές εταιριών που στο κοντινό παρελθόν είχαν ταλαιπωρηθεί από την
αύξηση της προσφοράς μετά από διαθέσεις σημαντικών μετοχικών ποσοστών.
Οι αγοραστές είχαν το πάνω χέρι σε όλη την διάρκεια της εβδομάδας, δεν έδωσαν ευκαιρίες
επανατοποθετήσεων περιορίζοντας το βάθος των διορθώσεων κλείνοντας την εβδομάδα με
όλο το σετ των κινητών μέσων (200, 50, 30 συνεδριάσεις) με το μέρος τους για πρώτη φορά
μετά τις 23 Σεπτεμβρίου. Ως εκ τούτου αναμένουμε σύντομα την αγορά να δοκιμάσει την
επόμενη αντίσταση στην ζώνη των 1.485 -1.487 μονάδων όπου πιθανότατα οι ταλαντωτές θα
εισέλθουν σε υπερτιμημένες ζώνες τιμών αυξάνοντας το ενδεχόμενο τοπικής διόρθωσης.
Την Πέμπτη αναμένονται τα αποτελέσματα εννεαμήνου της Τράπεζας Αττικής που
ενδεχομένως θα κλείσουν και το σετ δημοσίευσης των εισηγμένων εταιριών για το γ’ τρίμηνο.
Χωρίς το μέρισμα χρήσης 23 λεπτών ανά μετοχή θα διαπραγματεύεται η Νάκας την ερχόμενη
Δευτέρα ενώ την ίδια ημέρα και το SPV GalaxyMezz θα διαπραγματεύεται χωρίς το δικαίωμα
για την επιστροφή κεφαλαίου των 9 λεπτών ανά μετοχή.
Στο εξωτερικό ξεχωρίζει η ανακοίνωση για το Δείκτη Τιμών Καταναλωτή Νοεμβρίου στις ΗΠΑ
(Εκτ. 0,2% ονομαστικός, +0,3% δομικός) την προσεχή Τετάρτη. Την Πέμπτη η ΕΚΤ αναμένεται
στην τακτική συνεδρίαση νομισματικής πολιτικής να μειώσει κατά 25 μονάδες βάσης δίνοντας
παράλληλα νέες εκτιμήσεις για την ανάπτυξη και τον πληθωρισμό στην Ευρωζώνη για το 2025.
Οι αποτιμήσεις
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Oι εκπλήξεις της Εθνικής Τράπεζας, οι εισηγμένες στη Ν. Υόρκη, τι τρέχει στην Attica
Group, επιταχύνει ο αγωγός με Β. Μακεδονία, το νέο (;) placement της Κρι Κρι, τα
βλέμματα στη Λαγκάρντ, αναπτύσσονται τα αμοιβαία και η βροχή δολαρίων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανάσα δεν έχουν πάρει οι διοικήσεις κάποιων εταιρειών, καθώς πάνε από χώρα σε χώρα και
παρουσιάζουν τις προοπτικές των ελληνικών επιχειρήσεων. Έχουν γίνει αρκετά roadshows τις
προηγούμενες μέρες σε Λονδίνο, Γενεύη και Πράγα. Σήμερα, πάνε στην άλλη πλευρά του
Ατλαντικού και στη Νέα Υόρκη, για να μιλήσουν στους επενδυτές των ΗΠΑ. Είναι το συνέδριο
της Capital Link που γίνεται εδώ και πολλά χρόνια και μετά χτυπάνε οι Έλληνες το καμπανάκι
της λήξης της συνεδρίασης στο ναό του χρήματος, τη Wall Street.
Πάνω από 20 εισηγμένες θα ταξιδέψουν για τη Νέα Υόρκη. Πιο αναλυτικά θα είναι εκτός από
τις 4 συστημικές τράπεζες (Alpha Bank, Εθνική Τράπεζα, Eurobank, Τράπεζα Πειραιώς) και οι
εταιρείες, Αεροδρόμιο Αθηνών, Attica Bank, Attica Group, Avax, Dimand, Ελλάκτωρ, ΕΥΔΑΠ,
ΕΧΑΕ, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, HelleniQ Energy, Ideal, Ακτωρ, Lamda, Metlen, ΔΕΗ και Trastor.
Την άφθονη ρευστότητα της Εθνικής Τράπεζας θέλει να εκμεταλλευτεί η διοίκηση, προκειμένου
να συνεχιστεί η ανάπτυξη εντός και εκτός συνόρων. Σύμφωνα με τον CEO της τράπεζας,
Παύλο Μυλωνά, το πλάνο ανάπτυξης είναι σε πλήρη εξέλιξη και ήδη αποδίδει καρπούς.
Σύμφωνα με τον προγραμματισμό, αναμένει μείωση επιτοκίων το 2025 από την ΕΚΤ συνολικά
κατά 0,75% κάτι που θα επηρεάσει τα καθαρά έσοδα από τόκους 8-9%. Ωστόσο, αυτή η
υποχώρηση θα αντισταθμιστεί από την πιστωτική επέκταση.
Ο κ.Μυλωνάς δεν απέκλεισε εξαγορές στις γειτονικές αγορές, όπως και δεν απέκλεισε τις
πληροφορίες που ακούγονται ότι μπορεί να επαναγοράσει την Εθνική Ασφαλιστική, αν υπάρξει
θέμα πώλησης, αλλά θα πρέπει να σταθμίσει όλα τα σενάρια και να δει το τίμημα και τη σχέση
ρίσκου/απόδοσης. Η μετοχή της Εθνικής Τράπεζας ανέκαμψε σημαντικά την εβδομάδα που
πέρασε, με αφορμή τη διάψευση των σεναρίων για επιβολή έκτακτης φορολογίας από την
κυβέρνηση και προσπάθησε και πάλι να βρεθεί κοντά στην τιμή που έγινε το τελευταίο
placement (7,55 ευρώ), αλλά έκλεισε λίγο χαμηλότερα.
Αν και δεν έχει τελειώσει ακόμη η χρονιά, πολλοί προγραμματίζονται για την επόμενη και είναι
μία χρονιά, όπου από τη μία θα πρέπει να δούμε βελτίωση της διασποράς από εισηγμένες, είτε
λόγω νέου Κανονισμού του Χ.Α. είτε γιατί έχουν ήδη προγραμματιστεί.
Μετά τις πωλήσεις στις τράπεζες και το πρώτο placement στην HelleniQ Energy από το
Υπερταμείο, αναμένεται και δεύτερο placement στην εταιρεία διύλισης με αρκετό ενδιαφέρον. Η
Attica Group ήδη ανακοίνωσε πως θα πάει στο Λονδίνο για να παρουσιαστεί σε επενδυτές. Τα
στελέχη της αγοράς σημειώνουν πως και εδώ θα πρέπει να αυξηθεί η διασπορά και έχει ήδη
ανακοινωθεί από τη διοίκηση. Στα χρηματιστηριακά γραφεία συζητιέται το τελευταίο διάστημα
ένα ακόμη placement από την οικογένεια Τσινάβου στην Κρι-Κρι. Έγινε ένα μικρό πριν μερικές
εβδομάδες, αλλά η διασπορά θα πρέπει να βελτιωθεί περαιτέρω, ενώ οι ισχυρές προοπτικές
και το επενδυτικό πρόγραμμα, τραβούν τα επενδυτικά βλέμματα.
«Η εταιρεία σχεδιάζει να οργανώσει παρουσίαση προς το διεθνές επενδυτικό κοινό στο
Λονδίνο τον Ιανουάριο 2025». Σε αυτήν την πρόταση στο δελτίο τύπου συνοψίζεται η πρόθεση
του μετόχου (Strix) να διαθέσει ποσοστό προκειμένου να βελτιώσει τη διασπορά της εταιρείας
φθάνοντας το επιθυμητό 25%. Τα μεγέθη αν και υπολείπονται σε σχέση με πέρυσι κατά 24,4%
έχουν επιβαρυνθεί με έξοδα 18,5 εκατ. ευρώ για τη λειτουργική ενσωμάτωση της ΑΝΕΚ. Στα
καλά νέα και η μείωση του δανεισμού της εταιρίας κατά 10 εκατ. ευρώ.
Την Πέμπτη, όλα τα βλέμματα θα στραφούν στην Λαγκάρντ και τις αποφάσεις νομισματικής
πολιτικής της ευρωζώνης. Η αγορά επιτοκίων της ζώνης του ευρώ έχει ήδη τιμολογήσει
πλήρως μείωση των επιτοκίων κατά 25 μονάδες βάσης στην προσεχή συνεδρίαση της ΕΚΤ.
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Έως τον Δεκέμβριο του 2025 έχουν τιμολογηθεί σωρευτικά μείωση επιτοκίων της τάξης των
157 μονάδων βάσης για τα επιτόκια του ευρώ.
Μιλάμε διαρκώς για τις εταιρίες του S&P 500 και την κερδοφορία τους, αλλά και οι μετοχές του
ευρωπαϊκού Stoxx -600 δεν πήγαν άσχημα στο τρίτο τρίμηνο. Για τις 285 εταιρίες που έχουν
ανακοινώσει μεγέθη, τα κέρδη είναι αυξημένα κατά 8,2%, ενώ αν εξαιρεθούν οι εταιρίες
ενέργειας η αύξηση βελτιώνεται στο 13,9%. Το 55% των εταιριών έχουν ξεπεράσει τις
εκτιμήσεις της αγοράς, όταν σε ένα τυπικό τρίμηνο το ποσοστό αυτό ανέρχεται σε 58%. Η
διαπραγμάτευση του δείκτη γίνεται με λόγο κερδών προς κεφαλαιοποίηση 13,4 φορές τα κέρδη
της επόμενης χρονιάς έναντι 14,3 φορών που είναι ο δεκαετής μέσος όρος. Ο S&P 500
διαπραγματεύεται 23 φορές τα κέρδη έναντι 18,1 φορών που είναι ο μέσος όρος της 10ετίας. Η
ελληνική αγορά το 2024 παίζει με ΡΕ 11,2 φορές και μόλις 10,03 για το 2025.
Στο τέλος του τρίτου τριμήνου του 2024 το σύνολο των επενδεδυμένων κεφαλαίων σε αμοιβαία
κεφάλαια και φορείς θεσμικής διαχείρισης (UCITS και AIF) ήταν 23,2 δισ. ευρώ,
αντιπροσωπεύοντας λίγο παραπάνω από το 1% σε πανευρωπαϊκό επίπεδο. Το αντίστοιχο
μέγεθος στην Πορτογαλία είναι 35,3 δισ. ευρώ, στην Τουρκία 127,1 δισ. ευρώ και στη Μάλτα
21,3 δισ. ευρώ.
Δυναμικά «τρέχει» η Β. Μακεδονία τα projects που όχι μόνο θα τη διασυνδέσουν με την
Ελλάδα καλύπτοντας τις ενεργειακές της ανάγκες, αλλά και που θα την καταστήσουν κόμβο
διαμετακόμισης φυσικού αερίου προς την Κεντρική Ευρώπη.
Μέχρι το καλοκαίρι του 2025, θα ολοκληρωθεί η κατασκευή του διασυνδετήριου αγωγού Β.
Μακεδονίας και Ελλάδας με την υπογραφή της συμφωνίας των δύο χωρών να αναμένεται στα
τέλη του έτους. O αγωγός θα ξεκινά από τη Νέα Μεσημβρία Θεσσαλονίκης και θα καταλήγει
στο Νεγκότινο της γειτονικής χώρας μέσω του σημείου Ευζώνων/Γευγελής.
Πέντε είναι, μάλιστα, οι υποψήφιοι που υπέβαλαν προσφορές στον διαγωνισμό για την
κατασκευή της διασύνδεσης  για το σκοπιανό τμήμα. Ο διαγωνισμός «τρέχει» από τη
Nomagas, ο οποίος είχε καθυστερήσει σημαντικά για 1-2 χρόνια και τώρα βρίσκεται πλέον ένα
βήμα πριν την ολοκλήρωση. Να σημειωθεί ότι το ελληνικό τμήμα του αγωγού το έχει αναλάβει
η Τέρνα έναντι ενός προϋπολογισμού 15,8 εκατ. ευρώ.
Μέσω του project αυτού αναμένεται, επίσης, να ανοίξει μία «πύλη» εισόδου τόσο στη γειτονική
χώρα, τόσο για το αζέρικο αέριο όσο και για τα φορτία LNG που θα εισέρχονται στο Εθνικό
Σύστημα Φυσικού Αερίου της Ελλάδας μέσω των Τερματικών της Ρεβυθούσας και της
Αλεξανδρούπολης. Η ολοκλήρωση του έργου θα επιτρέψει σύντομα την επέκταση του αγωγού
και προς τη Σερβία, κάτι που ενισχύει τον ρόλο της Ελλάδας και της Β. Μακεδονίας ως
ενεργειακές πύλες της ΝΑ Ευρώπης.
Παράλληλα, «ξεμπλοκάρει» και το έργο της επαναλειτουργίας του αγωγού μεταφοράς
πετρελαϊκών προϊόντων Θεσσαλονίκης-Σκοπίων, ο οποίος παρέμενε «αδρανής» από το 2013.
Η Helleniq Energy είχε βάλει τότε stop στη λειτουργία του σταθμού, ο οποίος μετέφερε αργό
πετρέλαιο, καθώς έκρινε τη δραστηριότητα της διύλισης ως ασύμφορη. Τώρα, ο σχεδιασμός
της HELLENIQ ENERGY προϋπέθετε την αναβάθμιση του αγωγού για τη μεταφορά τελικού
προϊόντος ντίζελ από την Ελλάδα στη Β. Μακεδονία. Αδειοδότηση, τεχνικές λεπτομέρειες και
τελευταία εμπόδια ήρθησαν, και έτσι τώρα η επαναλειτουργία του αγωγού είναι στα «σκαριά». 
Η Β. Μακεδονία θα μπορεί μέσω αυτού να ανεφοδιάζεται με υψηλής ποιότητας καύσιμα αλλά
και με μικρότερο κόστος. Παράλληλα, η HELLENiQ ENERGY θα μπορούσε να αξιοποιήσει τις
εγκαταστάσεις ως κέντρο διακίνησης καυσίμων στην ευρύτερη περιοχή και κυρίως προς το
Κόσοβο και τη Σερβία.
Μερικές εβδομάδες πριν την αλλαγή φρουράς στον Λευκό Οίκο, συνεχίζεται ο αγώνας δρόμου
για την ολοκλήρωση διαφόρων προγραμμάτων στήριξης συγκεκριμένων τομέων της
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οικονομίας. Ένα από αυτά τα προγράμματα, είναι αυτό της χορήγησης δανείων ύψους 400
δισεκατομμυρίων δολαρίων για την ενίσχυση επιχειρήσεων στους τομείς των ανανεώσιμων
πηγών ενέργειας, των ηλεκτρικών αυτοκινήτων και των μπαταριών τους και άλλων συναφών.
Το Loan Programs Office που έχει αναλάβει αυτό το έργο, υπάγεται στο υπουργείο ενέργειας
και διευθύνεται από τον Jigar Shah.
Υπάρχει εδώ και πολλά χρόνια αλλά απέκτησε πολύ μεγάλη σημασία κατά την διάρκεια της
διακυβέρνησης Μπάιντεν, στα πλαίσια του περίφημου προγράμματος «Inflation Reduction
Act», το οποίο δεκαπλασίασε το ποσό των δανείων που μπορεί να χορηγήσει το LPO και το
ανέβασε από 40 σε 400 δισεκατομμύρια δολάρια. Αυτό σημαίνει πως ο Jigar Shah έχει την
δυνατότητα να χορηγήσει ευνοϊκά δάνεια συνολικής αξίας 400 δις σε επιχειρήσεις των κλάδων
που αναφέραμε προηγουμένως, αποτελώντας έναν από τους πιο σημαντικούς βραχίονες της
βιομηχανικής πολιτικής του Τζο Μπάιντεν.
Καθώς όμως στις εκλογές του Νοεμβρίου εξελέγη ο Ντόναλντ Τραμπ, ο οποίος έχει δηλώσει
πολλές φορές πως ό,τι έχει σχέση με το IRA είναι κακό για την χώρα, δεν αποκλείεται να δούμε
την ζωή του LPO να τερματίζεται άδοξα με την έναρξη του νέου έτους, τουλάχιστον όσον
αφορά στην χρηματοδότηση της πράσινης ενέργειας και της ηλεκτροκίνησης.
Αυτό σημαίνει πως αυτές τις μέρες το γραφείο του Shah προσπαθεί να ολοκληρώσει τις
διαδικασίες για την χορήγηση των δανείων πριν την 20η Ιανουαρίου και τον ερχομό του
Ντόναλντ Τραμπ. Όπως διαβάζουμε σε σχετικό άρθρο των New York Times από την 6η
Δεκεμβρίου, το Loan Programs Office έχει εγκρίνει περίπου 54 δισεκατομμύρια δολάρια σε
δάνεια ή εγγυήσεις δανείων μέχρι σήμερα, τα 19 από τα οποία εγκρίθηκαν μετά την εκλογική
νίκη του Τραμπ.
Όμως, μέχρι τώρα μόνο 13,5 δισεκατομμύρια έχουν πάρει τον οριστικό δρόμο προς τους
δικαιούχους μετά την πλήρωση όλων των απαραίτητων όρων και την υπογραφή των τελικών
συμφωνιών. Αυτό σημαίνει πως περίπου 40 δισεκατομμύρια είναι αυτή την στιγμή στον αέρα,
καθώς αν δεν ολοκληρωθούν οι διαδικασίες πριν την 20η Ιανουαρίου υπάρχει περίπτωση να
ακυρωθούν από την κυβέρνηση Τραμπ. Η αγωνία πολλών επιχειρήσεων είναι μεγάλη και
απολύτως κατανοητή.
Σε αυτές περιλαμβάνεται η ηλεκτρική αυτοκινητοβιομηχανία Rivian (RIVN NASDAQ), που
εξασφάλισε – λίγο μετά τις προεδρικές εκλογές – δάνειο 6 δισεκατομμυρίων για την ανέγερση
εργοστασίου ηλεκτρικών αυτοκινήτων στην πολιτεία της Τζόρτζια. Αγωνία υπάρχει και σε
όσους εμπλέκονται στο project «Grain Belt Express», που κατασκευάζει μία γραμμή
μεταφοράς ρεύματος που κοστίζει περίπου 7 δις δολάρια και (αν και όταν ολοκληρωθεί) θα
συνδέει εγκαταστάσεις πράσινης ενέργειας που βρίσκονται σε αγροτικές περιοχές των
μεσοδυτικών ΗΠΑ με καταναλωτές σε αστικές περιοχές στα ανατολικά.
Το Green Belt Express περιμένει την ολοκλήρωση των διαδικασιών για την χορήγηση
κρατικών εγγυήσεων ύψους 4,9 δις δολαρίων. Μία άλλη εταιρεία που περιμένει την
ολοκλήρωση των διαδικασιών για να λάβει δανειακές εγγυήσεις ύψους 1,6 δις είναι η Plug
Power (PLUG NASDAQ) που θέλει να παράξει «πράσινο υδρογόνο». 1 δισ. σε εγγυήσεις
ελπίζει πως θα προλάβει να πάρει η EVgo (EVGO NASDAQ), η οποία φτιάχνει φορτιστές
ηλεκτρικών αυτοκινήτων.
Δύσκολο να προβλέψουμε πόσα χρήματα θα μπορέσουν να «φύγουν» από τα ταμεία του LPO
πριν την έλευση του νέου προέδρου ούτε και αν ο Shah θα προλάβει να δώσει και άλλες
εγκρίσεις, καθώς αιτήσεις για πάνω από 300 δις σε δάνεια και εγγυήσεις είναι αυτή την στιγμή
υπό εξέταση. Αυτό που είναι σίγουρο είναι πως τις επόμενες ημέρες θα ακούμε συνεχώς νέα
για οριστικές συμφωνίες χορήγησης δανείων και εγγυήσεων. Κανείς δεν έχει όρεξη να
εξαρτάται από τον Ντόναλντ Τραμπ!
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Αποποίηση Ευθύνης
Το υλικό αυτό παρέχεται για πληροφοριακούς και μόνο σκοπούς. Σε καμιά περίπτωση δεν
πρέπει να εκληφθεί ως προσφορά, συμβουλή ή προτροπή για την αγορά ή πώληση των
αναφερόμενων προϊόντων. Παρόλο που οι πληροφορίες που περιέχονται βασίζονται σε πηγές
που θεωρούνται αξιόπιστες, ουδεμία διασφάλιση δίνεται ότι είναι πλήρεις ή ακριβείς και δεν θα
πρέπει να εκλαμβάνονται ως τέτοιες.
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Μητσοτάκης στο Capital Link forum: «Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα» –
Οικονομικός Ταχυδρόμος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου
Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς»

Με γραπτό μήνυμα του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε
στους διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum με τίτλο “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade”, που
πραγματοποιήθηκε με μεγάλη συμμετοχή, την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη.
ΔΕΙΤΕ ΕΔΩ ΑΝΑΛΥΤΙΚΑ
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τίτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.»
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική

https://apokaliptikanews.gr/mitsotakis-sto-capital-link-forum-oi-agores-omologon-echoyn-lavei-to-minyma-oikonomikos-tachydromos/


https://www.apokaliptikanews.gr/

 Publication date: 09/12/2024 00:00

 link

βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.»
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Μεγάλου (Πειραιώς): Διάθεση 40 δισ. στην οικονομία έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο τραπεζικός τομέας παραμένει πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας». Ο ισχυρός άνδρας της
Πειραιώς υπογράμμισε την πρόοδο των τραπεζών την τελευταία

Ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in
Greece» Forum στη Νέα Υόρκη, ήταν ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς. Στην
ομιλία του με τίτλο «The Greek Banking Sector As A Pillar Of Growth» ανέδειξε τον
καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας, ενώ
παράλληλα ο Χρήστος Μεγάλου δεσμεύθηκε ότι η τράπεζά του θα συνεισφέρει 40 δισ. ευρώ
στην ελληνική οικονομία έως το 2027.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των 7-8 δισ. ευρώ, με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από 2,5 δισ. ευρώ σε
τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο διευθύνων σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση 11 δισ. ευρώ, στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει 32 δισ. ευρώ στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall». Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο διευθύνων σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.
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Μητσοτάκης: Η Ελλάδα βρίσκεται στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της Eυρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum.

Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum. 
Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum.
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
ανεπτυγμένης αγοράς.
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Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς».
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τίτλο “UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.”
Ακολούθησαν η κεντρική ομιλία με τίτλο “THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF
GROWTH” του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου και η
κεντρική ομιλία με τίτλο “BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM”
της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.
Χρ. Σταϊκούρας: Η οικονομία αναβαθμίζεται και δυναμώνει
Από την πλευρά του ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη
κεντρική του ομιλία τόνισε: “Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες
θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που
εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών
κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα. Το πιο
χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε λειτουργία στις
30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.2η
Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων3η
Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση
του ελληνικού σιδηροδρόμου5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών
λεωφορείων6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση
της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την
υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής».
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Χρ. Μεγάλου: Πυλώνας ανάπτυξης ο τραπεζικός τομέας
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στην κεντρική του
ομιλία υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση των μη
εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα “Equall”. Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε “μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία”.
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας».
«Ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα»
Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στην κεντρική της ομιλία
περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια
Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην
Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: “Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην
Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του
έτους. Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα
την οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή
βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε
θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.”
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Μητσοτάκης: Κάλεσμα σε Αμερικανούς επενδυτές-Νέο ορόσημο η αναβάθμιση του ΧΑ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με γραπτό μήνυμα του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, προς τους διεθνείς
επενδυτές άνοιξε την Τετάρτη (9/12) το επίσημο γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, που διεξάγεται στη Νέα Υόρκη.
Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της  Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν
δώσει το λόγο στον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια
κεντρική ομιλία με τιτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK
IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.»
Ακολούθησαν η κεντρική ομιλία με τίτλο «THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF
GROWTH» του Διευθύνοντα Συμβούλου της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου, και η
κεντρική ομιλία με τίτλο «BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM»
της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.
Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο
Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας,
είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που
θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023.
Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη
διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η
σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα
της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού
προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις
φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα.
Το 2023, η Economist Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος
με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024
προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον.
Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια
ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες
μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά.
Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι
πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις
ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ).
Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024
έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως
και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για
να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες
μονάδες.
Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται
πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης.
Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική
βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε
τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς
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ανεπτυγμένης αγοράς.
Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της
κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην
επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει
σταθερά κάθε προσδοκία.
Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας
προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις
ανταμοιβές μιας χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.»
Ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη κεντρική του ομιλία
τόνισε: «Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας,
καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.»
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στη κεντρική του
ομιλία τόνισε: «Στις 4 Δεκεμβρίου 2024, ο Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς, ήταν ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital
Link Invest in Greece» Forum στη Νέα Υόρκη. Στην ομιλία του ανέδειξε τον καθοριστικό ρόλο
του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
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μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της  θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
 Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις
κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall».  Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν
ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος
Μεγάλου ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη
νέα γενιά και τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον
μας να επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία».
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.»
Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στη κεντρική της ομιλία
περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα
ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις
για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Η κυρία Βρεττού επισήμανε:
«Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον
επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της
επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.»
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Σδούκου: 200.000 θέσεις εργασίας στη χώρα μας τις επόμενες δεκαετίες μέσω της
ενεργειακής μετάβασης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
,
Το στίγμα της ενεργειακής πολιτικής της χώρας μας έδωσε με ομιλία της σήμερα η
υφυπουργός ΠΕΝ, Αλεξάνδρα Σδούκου, κατά τη διάρκεια του Συνεδρίου 26th Annual Capital
Link Invest in Greece στη Νέα Υόρκη.
Όπως τόνισε, οι επενδύσεις που θα γίνουν τα επόμενα 25 χρόνια στην Ελλάδα προς επίτευξη
του net zero, θα συμβάλουν κατά 2,5% στο ΑΕΠ και θα δημιουργήσουν και διατηρήσουν
200.000 θέσεις εργασίας.
Η ίδια στάθηκε επίσης στο θέμα του υψηλού κόστους λέγοντας ότι φέτος οι τιμές φυσικού
αερίου στην ΕΕ ήταν σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ του ηλεκτρισμού
για τη βιομηχανία 2,5 φορές υψηλότερες.
Ακολουθεί αναλυτικά η ομιλία της κας Σδούκου:
H Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα. Αλεξάνδρα Σδούκου, στην ομιλία της τόνισε
τα εξής:
«Θέλω να ευχαριστήσω τον κ. και την κα. Μπορνόζη για την πρόσκληση σε αυτό το εξαιρετικό
φόρουμ που λειτουργεί ως σημαντική γέφυρα μεταξύ της Ελλάδας και της διεθνούς
επενδυτικής κοινότητας. Και, αν μου επιτρέπετε, εν μέσω μίας μοναδικής χρονικής συγκυρίας,
καθώς βρισκόμαστε σε μια εποχή διεθνών συγκρούσεων, αβεβαιότητας και περιφερειακών
εντάσεων που απειλούν να εξελιχθούν σε παγκόσμια κρίση. Μια εποχή όπου η ασφάλεια είναι
ζητούμενο και η παγκόσμια ηγεσία χρειάζεται ενίσχυση. Ασφάλεια και ηγεσία. Τα δύο βασικά
στοιχεία που χρειαζόμαστε για να πορευτούμε σε αυτές τις δύσκολες εποχές. Μέσα σε όλο
αυτό, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντικά πράγματα στον τομέα της ενέργειας που πριν λίγα
χρόνια έμοιαζαν σχεδόν αδύνατα. Αυτές οι επιτυχίες δεν συνέβησαν από τη μια μέρα στην
άλλη. Απαιτήθηκε ισχυρή δέσμευση από την κυβέρνησή μας και σημαντικές επενδύσεις στον
ενεργειακό τομέα. Εκτιμούμε ότι οι επενδύσεις σε μεγάλα έργα στην ελληνική αγορά έφτασαν
τα ~18 δισεκατομμύρια ευρώ την τελευταία δεκαετία… χωρίς να περιλαμβάνονται οι
επενδύσεις σε μικρότερα και μεσαία έργα. Η Ελλάδα έχει σημειώσει σημαντική πρόοδο στον
ενεργειακό τομέα και προσπαθεί να θέσει ένα παράδειγμα σε ένα ευρωπαϊκό και παγκόσμιο
περιβάλλον γεμάτο προκλήσεις.
1. Πρώτον, αντιμετωπίζουμε γεωπολιτικές εντάσεις. Συγκρούσεις όπως ο πόλεμος στην
Ουκρανία και οι εντάσεις στη Μέση Ανατολή—περιοχές ζωτικής σημασίας για την παγκόσμια
ενεργειακή προσφορά—έχουν αυξήσει τα κόστη, έχουν διαταράξει τις εφοδιαστικές αλυσίδες
και εγείρουν ανησυχίες για τη σταθερότητα. Η πραγματικότητα είναι ότι οι παγκόσμιες αγορές
φυσικού αερίου περιορίζονται, αυξάνοντας τα κόστη για την Ευρώπη. Με τον χειμώνα να
αναμένεται πιο ψυχρός από τον προηγούμενο, η Ευρώπη έχει αυξήσει τις εισαγωγές
υγροποιημένου φυσικού αερίου (LNG), ειδικά από τις Ηνωμένες Πολιτείες, αλλά παραμένει
εξαρτημένη. Επιπλέον, αβεβαιότητα υπάρχει για το πόσο φυσικό αέριο θα έρθει μέσω των
ρωσικών αγωγών μετά την 1η Ιανουαρίου.
2. Δεύτερον, οι ενεργειακές τιμές παραμένουν σοβαρή πρόκληση.
Παρά την ηγετική θέση της Ευρώπης στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, εξακολουθούμε να
αντιμετωπίζουμε υψηλές τιμές και αστάθεια. Το 2024, οι τιμές φυσικού αερίου στην ΕΕ ήταν
σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ οι τιμές ηλεκτρικής ενέργειας για τη
βιομηχανία ήταν περίπου 2,5 φορές υψηλότερες. Αυτή η διαφορά οφείλεται κυρίως στην
εξάρτηση της Ευρώπης από εισαγόμενα ορυκτά καύσιμα, σε αντίθεση με τις ΗΠΑ που εξάγουν
ενέργεια. Υπήρξαν επίσης μεγάλες αποκλίσεις τιμών εντός της Ευρώπης. Για παράδειγμα, στις
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11 Ιουλίου 2024, η ωριαία τιμή ηλεκτρικής ενέργειας στην Ουγγαρία έφτασε τα €940/MWh, ενώ
στην γειτονική Αυστρία ήταν μόλις €61/MWh—μια διαφορά δεκαπενταπλάσια. Αυτό είναι ένα
ζήτημα που ο Έλληνας Πρωθυπουργός πιέζει έντονα την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να επιλύσει.
3. Τρίτον, η ανάπτυξη ενεργειακών υποδομών είναι αργή. Έργα ανανεώσιμων πηγών
ενέργειας και αναβαθμίσεις δικτύου συχνά χρειάζονται χρόνια για να ολοκληρωθούν. Επίσης, η
έλλειψη επαρκών διασυνδέσεων στην Ευρώπη παραμένει σοβαρή πρόκληση, συμβάλλοντας
σε υψηλότερες τιμές ενέργειας και μειωμένη αποδοτικότητα της αγοράς. Τελικά, οι
καταναλωτές ρωτούν: «Πότε θα ωφεληθούμε από φθηνότερη ενέργεια από ΑΠΕ;»
4. Τέταρτον, η Ευρώπη υστερεί σε ανταγωνιστικότητα στην παραγωγή καθαρής τεχνολογίας.
Παρόλο που η Ευρώπη υστερεί στην έρευνα και την καινοτομία και δυσκολεύεται να
αξιοποιήσει την όποια πρόοδο σημειώνεται σε μεγάλη κλίμακα. Αντίθετα, η Κίνα κινείται
γρήγορα, διατηρώντας χαμηλά κόστη παραγωγής, ελέγχοντας τις εφοδιαστικές αλυσίδες,
παρέχοντας σημαντικές κρατικές επιδοτήσεις και επιταχύνοντας τις διαδικασίες έγκρισης. Αυτοί
οι παράγοντες δημιουργούν ένα ισχυρό περιβάλλον για επενδύσεις και ανάπτυξη, κάτι στο
οποίο η Ευρώπη πρέπει να επικεντρωθεί περισσότερο. Παρά τις προκλήσεις αυτές, η Ελλάδα
έχει παραμείνει επικεντρωμένη και έχει πετύχει αξιοσημείωτες προόδους στον ενεργειακό
τομέα τα τελευταία πέντε χρόνια.
1. Πρώτον, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντική μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου
(GHG), ξεπερνώντας τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ). Οι εκπομπές της Ελλάδας
όμως, αντιπροσωπεύουν περίπου το 0,15% των παγκόσμιων εκπομπών. Ακόμα κι αν τις
μηδενίζαμε αύριο, θα ήταν μόνο “μία σταγόνα στον ωκεανό”.
Μεταξύ 2005 και 2022, η Ελλάδα μείωσε τις καθαρές εκπομπές της κατά 43%, ξεπερνώντας τη
μείωση 24% της ΕΕ κατά την ίδια περίοδο. Αυτή η πρόοδος οφείλεται κυρίως στη μείωση κατά
62% των εκπομπών CO2 από την ηλεκτροπαραγωγή. Αυτή η μείωση επιτεύχθηκε με την
κατάργηση των λιγνιτικών μονάδων—οι εκπομπές από λιγνίτη μειώθηκαν κατά 83%. Το 2024,
ο λιγνίτης αντιστοιχούσε μόνο στο 6% της ηλεκτροπαραγωγής μας και μέχρι το 2028,
δεσμευόμαστε για πλήρη κατάργηση του.
2. Παράλληλα, έχουμε διπλασιάσει την εγκατεστημένη δυναμικότητα ΑΠΕ από το 2018.
Σήμερα, πάνω από το 50% της ηλεκτρικής ενέργειας προέρχεται από ΑΠΕ, όπως
φωτοβολταϊκά και αιολικά, ενώ το ποσοστό είναι ακόμη υψηλότερο αν συμπεριληφθούν τα
υδροηλεκτρικά. Η Ελλάδα αναγνωρίζεται πλέον ως παγκόσμιος ηγέτης στην ενσωμάτωση
ηλιακής και αιολικής ενέργειας στο δίκτυο.
Στόχοι:
• Μέχρι το τέλος της δεκαετίας, στοχεύουμε το 75% της ηλεκτρικής μας ενέργειας να
προέρχεται από ΑΠΕ.
• Μέχρι το 2035, το ποσοστό αυτό θα ανέλθει σχεδόν στο 96%.
Για να πετύχουμε αυτούς τους στόχους, προωθούμε νέες μορφές ενέργειας. Η υπεράκτια
αιολική ενέργεια είναι μία από τις βασικές μας προτεραιότητες, με προγραμματισμένη
δυναμικότητα 1,9 GW έως το 2032. Επεκτείνουμε την παραγωγή βιομεθανίου σε 2 TWh έως το
2030 και 3,5 TWh έως το 2040. Παράλληλα, προχωρούμε σταθερά στην παραγωγή πράσινου
υδρογόνου, με στόχο 1 TWh έως το 2030 και αύξηση σε 20 TWh έως το 2050. Η αποθήκευση
ενέργειας είναι επίσης κρίσιμο μέρος της στρατηγικής μας. Μέχρι το 2030, σχεδιάζουμε την
εγκατάσταση 6,2 GW δυναμικότητας αποθήκευσης ενέργειας. Αυτό θα διασφαλίσει την
αξιοπιστία και την ευελιξία του ενεργειακού μας συστήματος. Ήδη, υπάρχει επενδυτικό
ενδιαφέρον τριπλάσιο από αυτό που χρειαζόμαστε. Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές.
Μέσω ενός φιλόδοξου προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη
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Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. Μέχρι το 2035,
η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 TWh. Πέρα
από τα έργα ΑΠΕ και τις διασυνδέσεις, εδραιώνουμε μια ισχυρή αλυσίδα αξίας για την
αποθήκευση και αξιοποίηση άνθρακα, δείχνοντας τη δέσμευσή μας για μείωση των εκπομπών
στις βιομηχανίες που είναι δύσκολο να αποδεσμευθούν από τον άνθρακα. Η πρώτη
εγκατάσταση αποθήκευσης άνθρακα βρίσκεται υπό κατασκευή και αναμένεται να λειτουργήσει
το 2027. Η ρεαλιστική μας προσέγγιση περιλαμβάνει επίσης το φυσικό αέριο, το καθαρότερο
ορυκτό καύσιμο, ως μέρος του ενεργειακού μας μίγματος για τις επόμενες δεκαετίες. Ένα
σημαντικό ορόσημο είναι η ολοκλήρωση του FSRU Αλεξανδρούπολης—μια επένδυση ~€360
εκατ.—με δυναμικότητα επαναεριοποίησης 5,5 bcm/έτος, που μειώνει την εξάρτηση από το
ρωσικό φυσικό αέριο και ενισχύει την ενεργειακή ασφάλεια στη Νοτιοανατολική Ευρώπη. Ένα
άλλο σημαντικό έργο είναι ο Κάθετος Διάδρομος, όπου συνεργαζόμαστε με έξι
χώρες—Βουλγαρία, Ρουμανία, Ουγγαρία, Σλοβακία, Μολδαβία και Ουκρανία—για να
δημιουργήσουμε εναλλακτικές διαδρομές προμήθειας φυσικού αερίου.
Οι τερματικοί σταθμοί LNG Ρεβυθούσας και Αλεξανδρούπολης είναι βασικά μέρη αυτού του
συστήματος, με συνολική δυναμικότητα αποθήκευσης 378.500 κυβικών μέτρων και
δυναμικότητα επαναεριοποίησης 12,5 bcm/έτος. Τέλος, το αναθεωρημένο Εθνικό Σχέδιο για
την Ενέργεια και το Κλίμα της Ελλάδας παρέχει έναν σαφή οδικό χάρτη, με επενδύσεις που
ξεπερνούν τα €436 δισ. έως το 2050. Αυτό δημιουργεί σημαντικές ευκαιρίες για ιδιωτικά
κεφάλαια σε τομείς όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η αποθήκευση ενέργειας, οι διεθνείς
και εγχώριες διασυνδέσεις, τα έξυπνα δίκτυα και η ηλεκτροκίνηση. Μέχρι το 2030,
προγραμματίζουμε επενδύσεις ύψους €95,9 δισ. Στην έκδοση του 2019, αυτό το ποσό ήταν
€44 δισ. Έτσι, μέσα σε 5 χρόνια, υπερδιπλασιάσαμε τους πράσινους επενδυτικούς στόχους
μας για τη δεκαετία. Παράλληλα, αξιοποιούμε μια σειρά από δημόσια χρηματοδοτικά εργαλεία
για να ενθαρρύνουμε και να μειώσουμε τους κινδύνους για τις ιδιωτικές επενδύσεις. Κάνοντας,
έτσι, την Ελλάδα έναν από τους πιο ελκυστικούς προορισμούς για πράσινες επενδύσεις στον
κόσμο! Και αυτές είναι επενδύσεις που θα μεταμορφώσουν τη χώρα μας
Οι επενδύσεις ύψους €436 δισ. που απαιτούνται τα επόμενα 25 χρόνια για να επιτύχουμε τον
στόχο του μηδενικού αποτυπώματος άνθρακα έως το 2050 έχουν απόλυτα θετική επίδραση
στην οικονομία μας. Σύμφωνα με μελέτη της McKinsey για τον κοινωνικοοικονομικό αντίκτυπο
της πορείας μας προς τον στόχο μηδενικού άνθρακα έως το 2050, αυτές οι επενδύσεις θα
συμβάλουν κατά 2,5% στο ΑΕΠ μας και θα δημιουργήσουν και διατηρήσουν 200.000 θέσεις
εργασίας για τα επόμενα 25 χρόνια. Κλείνοντας, θέλω να επιστρέψω στο σημείο που ανέφερα
στην αρχή. Είμαστε μια μικρή χώρα σε έναν μεγάλο κόσμο που απεγνωσμένα χρειάζεται
ασφάλεια και ηγεσία. Είμαστε μικροί, αλλά ανταποκρινόμαστε στις περιστάσεις. Κάνουμε το
καθήκον μας! Ηγούμαστε με το παράδειγμά μας, δείχνοντας πώς η κλιματική δράση μπορεί να
συνδυαστεί με την οικονομική ανάπτυξη. Ενισχύουμε την περιφερειακή ενεργειακή ασφάλεια
μέσα από τα λόγια μας, τις πράξεις μας, τις συνεργασίες μας και τα έργα μας. Και θα
παραμείνουμε αφοσιωμένοι στους στόχους μας, αλλά και στους συμμάχους και φίλους που
μοιράζονται τις ίδιες αξίες μαζί μας, μέχρι τέλους!
, ,
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Χρηματιστήριο: Τα τρία στοιχήματα για νέα ρεκόρ του Γενικού Δείκτη έως το τέλος του
χρόνου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πάνω από 600 εκατ. ευρώ ρευστότητα αναμένεται να απελευθερωθεί, εκ των οποίων περί τα
200 – 250 εκατ. ευρώ είναι κεφάλαια ιδιωτών επενδυτών
Στ. Κ. Χαρίτος Η πρόεδρος της ΕΚΤ, Κριστίν Λαγκάρντ (Πηγή: Liesa
Johannssen-Koppitz/Bloomberg) Άκρως αποδοτική ήταν η εβδομάδα που πέρασε με τον
γενικό δείκτη να ανεβαίνει κατά 4,4% και σχεδόν 11,5% οι τράπεζες, επιβεβαιώνοντας το ρόλο
τους, ότι δηλαδή προηγούνται της ανόδου ή της πτώσης της αγοράς.
Στον απολογισμό της εβδομάδας, παρά το γεγονός ότι η αγορά βρέθηκε σε επίπεδα τα οποία
είχε να δει σχεδόν δύο μήνες, οι επαγγελματίες παραμένουν επιφυλακτικοί. Η προηγούμενη
εβδομάδα και συγκεκριμένα από το ξεκίνημά της καθορίστηκε από δύο γεγονότα:
Πρώτον, από την επιτυχημένη παρουσίαση των Ελληνικών εισηγμένων στο roadshow της
Morgan Stanley στο Λονδίνο. Και δεύτερον, από την κατηγορηματική διάψευση του
πρωθυπουργού – ξεκαθάρισμα ότι δεν πρόκειται να ξαφνιαστούν οι επενδυτές και πως δεν θα
υπάρξει έκτακτη εισφορά στις τράπεζες.
Η επόμενη εβδομάδα αναμένεται να καθοριστεί από τρία άλλα μελλούμενα. Το πρώτος
συνδέεται με το ετήσιο οικονομικό φόρουμ της Capital Link στη Νέα Υόρκη. Είκοσι δύο
εισηγμένες πρόκειται να δώσουν εκεί το παρόν. Και συγκεκριμένα, οι Alpha Bank, ΕΧΑΕ, ΔΑΑ,
ΕΥΔΑΠ, Αττικής, Attica Group, Άβαξ, Dimand, Ελλάκτωρ, Eurobank, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, HelleniQ
Energy, IDEAL Holdings, Άκτωρ, Lamda, Metlen, ETE, ΟΠΑΠ, ΟΤΕ, Πειραιώς, ΔΕΗ και
Trastor.
Στην ίδια εκδήλωση θα απευθύνει χαιρετισμό και ο πρωθυπουργός, ενώ ανάμεσα στα
αμερικάνικα funds που θα μετέχουν περιλαμβάνονται τα Brook Lane Capital, CVC Capital
Partners, Grifon Capital Advisors, Hotel Investments Partners (HIP), Oaktree και Paulson &
Co. Από αυτή την εκδήλωση και μετά, θα φανεί αν το μομέντουμ που δημιούργησαν την
περασμένη εβδομάδα οι ξένοι επενδυτές στο Χ.Α., θα συνεχιστεί.
Είναι χαρακτηριστικό, ότι στο Λονδίνο, εισηγμένες, όπως ο Μυτιληναίος (Metlen), είδαν να
εκφράζουν ενδιαφέρον διαχειριστές από funds που μέχρι σήμερα δεν είχαν παρουσία, όπως η
Amundi και η Schrooder. Για δε τις τράπεζες, οι ξένοι επενδυτές αναγνώριζαν το πόσο φθηνές
είναι σε σχέση με τις ομοειδείς της Ευρώπης.
Τις προηγούμενες μέρες η Ambrosia Capital έδωσε νέες τιμές στόχους για τις τράπεζες και
συγκεκριμένα τα 2,55 ευρώ για την Alpha Bank, τα 3,10 ευρώ για τη Eurobank, τα 11 ευρώ για
την Εθνική Τράπεζα και τα 6,05 ευρώ για την Πειραιώς. Συνέκρινε μάλιστα, τους δείκτες P/TBV
για το 2025 και ROTE για την ίδια χρονιά με τους αντίστοιχους δείκτες των ιταλικών και
ισπανικών τραπεζών και σημειώνει πως οι ιταλικές τράπεζες έχουν δείκτη P/TBV 0,85x και
RoTE 12,2% και οι ισπανικές 0,91x και 13% αντίστοιχα.
Η Alpha Bank έχει 0,46x και 10,4%, ενώ η Πειραιώς 0,55x και 14. Το Κρι Κρι βρέθηκε σε
ιστορικά υψηλά την προηγούμενη Πέμπτη στα 15,50 ευρώ, περιμένοντας πωλήσεις 245 εκατ.
ευρώ, με την οικογενειακή διοίκηση της εταιρείας (Τσινάβος) να μην αποκλείει νέο placement
μέσα στο 2025.
Το δεύτερο γεγονός της επόμενης εβδομάδας είναι η νέα μείωση των επιτοκίων. Αυτός ήταν
και ο λόγος που βλέπαμε τις ευρωπαϊκές αγορές να ανεβαίνουν και να γράφουν νέα ρεκόρ,
ειδικά τον Dax στην Φρανκφούρτη, που έσπασε το φράγμα των 20.000 μονάδων, παρά την
πολιτική κρίση σε Γερμανία και Γαλλία. Οι αγορές προεξοφλούν μείωση 0,50%, πιο επιθετική
πολιτική δηλαδή, έναντι προβλέψεων για 0,25%.
Και ο τρίτος λόγος που το Χ.Α. θα μπορούσε να αυτονομηθεί είναι ότι ξεκινάει το bid για τις
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μετοχές της Tέρνα Ενεργειακή, στο πλαίσιο της δημόσιας πρότασης της Masdar. Πάνω από
600 εκατ. ευρώ ρευστότητα αναμένεται να απελευθερωθεί, εκ των οποίων περί τα 200 – 250
εκατ. ευρώ είναι κεφάλαια ιδιωτών επενδυτών. Μένει να φανεί το πότε και αν και πόσο
γρήγορα θα επιστρέψουν στο Χ.Α.
 
Διαβάστε επίσης
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Στην Νέα Υόρκη στρέφονται τα βλέμματα – Ποιες εισηγμένες θα πάνε και τι θα συζητηθεί
στο road show της Capital Link
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Υπενθυμίζεται πως στο Λονδίνο και στο road show της ΕΧΑΕ με τη Morgan Stanley ο
Πρωθυπουργός έδωσε το σύνθημα της ανοδικής κίνησης όταν είπε πως δεν θα επιβληθεί
έκτακτη εισφορά στις τράπεζες
Σχετικά Άρθρα
Μετά το κλείσιμο του Χ.Α. – Εβδομάδα ανόδου 11,45% στις τράπεζες με βελτίωση επενδυτικής
ψυχολογίας
06/12/2024 - 17:31
Το βαθύ discount 11 ελληνικών μετοχών έναντι των ομοειδών τους - Μήπως αξίζει να μπουν
στο μικροσκόπιο των επενδυτών;
05/12/2024 - 20:31
Οι ξένοι επενδυτές πιστοποίησαν τη φθήνια του Ελληνικού Χρηματιστηρίου – Η συμπεριφορά
των μετοχών στο ταμπλό
04/12/2024 - 20:45
Μετά το Λονδίνο, την Γενεύη και την Πράγα, όπου οι ελληνικές εισηγμένες ανέλυσαν τις
προοπτικές τους στους επενδυτές, σειρά έχει να πάνε στη Νέα Υόρκη και να δουν Αμερικανούς
επενδυτές.
Τα σχόλια είναι θετικά για πολλές εταιρείες και ήδη αποτυπώθηκε στο Χρηματιστήριο Αθηνών,
μία πιο αισιόδοξη εικόνα την εβδομάδα που πέρασε.
Υπενθυμίζεται πως στο Λονδίνο και στο road show της ΕΧΑΕ με τη Morgan Stanley ο
Πρωθυπουργός έδωσε το σύνθημα της ανοδικής κίνησης, όταν είπε πως δεν θα επιβληθεί
έκτακτη εισφορά στις τράπεζες. 
Όπως αναφέρει η Alpha Finance, ο Έλληνας πρωθυπουργός μοιράστηκε το όραμά του για τη
χώρα με στόχο τη δημιουργία τις συνθήκες για την εξασφάλιση υψηλότερης ανάπτυξης,
απασχόλησης και μισθών τα επόμενα χρόνια.
Στις βασικές προτεραιότητες περιλαμβάνονται η δημοσιονομική σταθερότητα, η ενίσχυση των
επενδύσεων και της διαχείρισης των ανθρώπινων δεξιοτήτων και της τεχνολογίας
(αναφερόμενος επίσης στη στρατηγική της χώρας για την τεχνητή νοημοσύνη, που
δημοσιεύθηκε πρόσφατα).
Επιπλέον, ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε ότι η Ελλάδα αποτελεί πυλώνα της σταθερότητας σε
ένα γεωπολιτικό περιβάλλον υψηλού κινδύνου, καθώς και κορυφαία δύναμη στην πράσινη
μετάβαση εντός της Ε.Ε.
Οι διευθύνοντες σύμβουλοι των τεσσάρων συστημικών τραπεζών τόνισαν ότι η κερδοφορία
των τραπεζών θα πρέπει να παραμείνει ανθεκτική μέσω της εξομάλυνσης της νομισματικής
πολιτικής λόγω i) της αναμενόμενης πιστωτικής επέκτασης και της δεξαμενής των
επαναχρηματοδοτούμενων δανείων, ii) των πρωτοβουλιών αντιστάθμισης κινδύνου, iii) ενός
πιο ευνοϊκού μείγμα καταθέσεων, iv) πρωτοβουλίες για την ενίσχυση των προμηθειών και v)
της πειθαρχίας στο κόστος εν μέρει με τη στήριξη των επενδύσεων στην τεχνολογία. Επιπλέον,
τόνισαν ότι οι πλεονάζον κεφάλαιο επιτρέπει υψηλότερες ανταμοιβές των μετόχων.
Το road show στη Νέα Υόρκη
Τη Δευτέρα ξεκινάει ένα ακόμη road show, αυτό της Capital Link στη Νέα Υόρκη που μετά
αρκετές δεκαετίες παρουσίας και η αγορά περιμένει να δει το αποτέλεσμα που θα έχει στο
ταμπλό, με δεδομένη τη βελτίωση του επενδυτικού κλίματος μετά το road show του Λονδίνου.
Ο Πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, θα κάνει παρέμβαση μέσω webcast και θα μιλήσει
για την πορεία μετά την αναβάθμιση, ενώ για τις προοπτικές θα μιλήσουν και μεγαλοστελέχη
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της Barclays, της Goldman Sachs, της Eurobank και της Τράπεζας Πειραιώς. Σημειώνεται,
πως τώρα ο Πρωθυπουργός θα έχει ένα επιπλέον όπλο στη φαρέτρα του, την αναβάθμιση
από τη Scope.
Η διεθνοποίηση της Ελληνικής Κεφαλαιαγοράς θα είναι το θέμα που θα συζητήσει ο CEO της
ΕΧΑΕ, Γιάννος Κοντόπουλος μαζί με στελέχη της Morgan Stanley και της Goldman Sachs, ενώ
για τις επενδυτικές ευκαιρίες θα μιλήσουν στελέχη της Ambrosia Capital, Barclays, MSCI και
NBG Securities.
Υποδομές, ακίνητα, τεχνολογία, ενέργεια, αγορά ομολόγων, Ελληνικό είναι ακόμα μερικά από
τα θέματα που θα συζητηθούν και θα αναλυθούν.
Η Ελληνική σημαία θα φανεί και φέτος στις οθόνες του NYSE καθώς, όπως και πέρυσι θα
χτυπήσουν το καμπανάκι της λήξης της συνεδρίασης της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου, η διοίκηση
του Χ.Α. με στελέχη της Κυβέρνησης και επιχειρηματίες.
Συνολικά 21 εισηγμένες θα ταξιδέψουν για τη Νέα Υόρκη και συγκεκριμένα οι: Alpha Bank,
ΕΧΑΕ, Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ, Attica Bank, Attica Group, Avax, Dimand, Ελλάκτωρ,
Eurobank, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, HelleniQ Energy, Ideal, Ακτωρ, Lamda, Metlen, Εθνική Τράπεζα,
Τράπεζα Πειραιώς, ΔΕΗ και Trastor.
Γιώργος Κατικάς
george.katikas@gmail.com
www.bankingnews.gr
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Χρηματιστήριο: Με Πειραιώς, ΔΕΗ, Metlen το 5Χ5 – Στο +4% η Intralot, τα τεχνικά
σενάρια για την επόμενη εβδομάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η πιο αποδοτική εβδομάδα της χρονιάς ολοκληρώθηκε την Παρασκευή με συνολικά
ποσοστιαία κέρδη 4,52%!
Στ. Κ. Χαρίτος Χρήστος Μεγάλου (τράπεζα Πειραιώς) - Ευ. Μυτιληναίος (Metlen) - Γ. Στάσσης
(ΔΕΗ) - Σ. Κόκκαλης (Intralot)
Πειραιώς, ΔΕΗ, Μυτιληναίος, θα έλεγε κανείς ότι ήταν τα χαρτιά που κράτησαν την τάση και
σήμερα στο χρηματιστηριακό ταμπλό.
Θετικά πρόσημα επίσης, από Eurobank και Alpha και profit taking στην Εθνική που έγραψε
υψηλό μέσα στη μέρα στην τιμή του placement, των 7,55 ευρώ.
H Eurobank έσπασε το υψηλό φέτος των 2,24 ευρώ, αν και έκλεισε πιο κάτω, στα 2,236 ευρώ
και όγκο πάνω από 10,5 εκατ. κομμάτια.
Η πιο αποδοτική εβδομάδα της χρονιάς ολοκληρώθηκε την Παρασκευή με συνολικά
ποσοστιαία κέρδη 4,52%! Ο Γενικός Δείκτης του Χρηματιστηρίου Αθηνών επανήλθε πάνω από
τις 1450 μονάδες και κράτησε τις 1.455 μονάδες για δεύτερη συνεχόμενη μέρα, τολμώντας ως
τις 1460 μονάδες.
Πάνω από τα 120 εκατ. ευρώ οι συναλλαγές και πλέον το ενδιαφέρον μετατίθεται για την
επόμενη εβδομάδα. Μένει να φανεί αν από το roadshow της Capital Link την ερχόμενη
Δευτέρα στη Νέα Υόρκη θα συνεχιστεί το ίδιο μομέντουμ στην αγορά μας, σαν κι αυτό που
δημιουργήθηκε από την αντίστοιχη εκδήλωση της Morgan Stanley στο Λονδίνο στις αρχές
Δεκεμβρίου.
Σύμφωνα με την εκτίμηση της Beta Χρηματιστηριακή, διαγραμματικά η εβδομάδα μπορεί να
αποτελέσει τον προάγγελο νέων υψηλών για το 2024 καθώς η δομή της ανόδου έχει στοιχεία
που συναινούν για κάτι καλύτερο από τις 1.450 μονάδες.
Πρώτον, ο τζίρος κλιμακώνεται ανοδικά απορροφώντας τους κερδισμένους των
προηγούμενων συνεδριάσεων βγάζοντας παράλληλα ουρές νέων αγορών σε κομβικά σημεία
της ημέρας.
Δεύτερον η δυναμική του Γενικού Δείκτη απέναντι στα πέντε διαδοχικά φετινά επίπεδα
συσσώρευσης έχει σε πέντε μόλις συνεδριάσεις καταγράψει τρεις υπερβάσεις και οδεύει
ολοταχώς για την επόμενη αντίσταση των 1.485 μονάδων.
Και τρίτον, επιμέρους έχουν αλλάξει επίπεδο διαπραγμάτευσης ή βρίσκονται πολύ κοντά στο
να το επιτύχουν μετοχές εταιριών που στο κοντινό παρελθόν είχαν ταλαιπωρηθεί από την
αύξηση της προσφοράς μετά από διαθέσεις σημαντικών μετοχικών ποσοστών.
Οι αγοραστές είχαν το πάνω χέρι σε όλη την διάρκεια της εβδομάδας, δεν έδωσαν ευκαιρίες
επανατοποθετήσεων περιορίζοντας το βάθος των διορθώσεων κλείνοντας την εβδομάδα με
όλο το σετ των κινητών μέσων (200, 50, 30 συνεδριάσεις) με το μέρος τους για πρώτη φορά
μετά τις 23 Σεπτεμβρίου. Ως εκ τούτου αναμένουμε σύντομα την αγορά να δοκιμάσει την
επόμενη αντίσταση στην ζώνη των 1.485 -1.487 μονάδων όπου πιθανότατα οι ταλαντωτές θα
εισέλθουν σε υπερτιμημένες ζώνες τιμών αυξάνοντας το ενδεχόμενο τοπικής διόρθωσης.
Θα πρέπει να σημειωθεί ότι ο τραπεζικός κλάδος την εβδομάδα αυτή έγραψε άνοδο
μεγαλύτερη από 11,4%. Στο 1,643 ευρώ σκαρφάλωσε η Alpha Bank με 6,6 εκατ. κομμάτια,
απώλειες οριακές για την ΕΤΕ, στα 7,46 ευρώ με 2,3 εκατ. κομμάτια, +0,72% η Eurobank, στα
2,23 ευρώ και +12,60% η Πειραιώς, στα 3,87 με 4,6 εκατ. κομμάτια.
Κλείσιμο στα 4,51 ευρώ για την Κύπρου με άνοδο πάνω από 1,5%. Κέρδη 5,23% για την
Τράπεζα Αττικής, στα 0,68 ευρώ και πάνω από 1,1 διs. ευρώ η κεφαλαιοποίηση της τράπεζας.
Στα υπόλοιπα blue chips, οι διακυμάνσεις ήταν μικρές, αλλά και οι όγκοι χαμηλοί.
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Στα 11,87 ευρώ σκαρφάλωσε η ΔΕΗ με 264 χιλιάδες όγκο, στα 32,28 ευρώ η Metlen με 150
χιλιάδες, στα 15,89 η άνοδος του ΟΠΑΠ με 257 χιλιάδες.
Από εκεί και πέρα απώλειες λιγότερο της μίας ποσοστιαίας μονάδας για ΟΤΕ, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ,
Βιοχάλκο. Εξαίρεση το -1,28% της Aegean, αλλά κράτησε τα 10 ευρώ, -1,43% τα ΕΛΠΕ, στα
6,90 με 212 χιλιάδες όγκο και -2,3% η ΜΟΗ, στα 20,14 ευρώ με 200 χιλιάδες όγκο.
Αντίδραση έβγαλε σήμερα η Intralot 4,09% στα 0,968 ευρώ με 1,51 εκατ. κομμάτια και 3,75% η
Κέκροψ.
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Χρηματιστήριο: Η πιο αποδοτική εβδομάδα της χρονιάς με κέρδη 4,5%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Η πιο αποδοτική εβδομάδα της χρονιάς ολοκληρώθηκε την Παρασκευή με συνολικά
ποσοστιαία κέρδη 4,52%! Ο Γενικός Δείκτης στο Χρηματιστήριο Αθηνών επανήλθε πάνω από
τις 1.450 μονάδες και κράτησε τις 1.455 μονάδες για δεύτερη συνεχόμενη μέρα, τολμώντας ως
τις 1.460 μονάδες. Πάνω από τα 120 εκατ. ευρώ οι συναλλαγές και πλέον το ενδιαφέρον
μετατίθεται για την επόμενη εβδομάδα.
Μένει να φανεί αν από το roadshow της Capital Link την ερχόμενη Δευτέρα στη Νέα Υόρκη θα
συνεχιστεί το ίδιο μομέντουμ στην αγορά μας, σαν κι αυτό που δημιουργήθηκε από την
αντίστοιχη εκδήλωση της Morgan Stanley στο Λονδίνο στις αρχές Δεκεμβρίου. Ζητούμενο
παραμένει η αγορά να αναθεωρήσει αποτελέσματα ή γεγονότα που έλαβαν χώρα από το
καλοκαίρι και μετά και λόγω των ειδικών συνθηκών ρευστότητας δεν είχαν την κατάλληλη
υποδοχή από τους επενδυτές.
Οι 25 μεγαλύτερες σε μέγεθος εταιρίες στο Χρηματιστήριο Αθηνών διαπραγματεύονται μόλις
10 φορές τα κέρδη της επόμενης χρήσης και έχουν μέση μερισματική απόδοση 4,9% σε
περιβάλλον πτωτικών επιτοκίων που θεωρητικά θα έπρεπε να δημιουργεί περισσότερο
ενδιαφέρον. Παρόλα αυτά η εμπέδωση μιας αλλαγής στο βαθμό αποτελεσματικότητας στο
Χρηματιστήριο θα μπορούσε να κινητοποιήσει και νέες δυνάμεις επιτρέποντας μεγαλύτερη
διάχυση και διάρκεια στην άνοδο, άλλωστε είναι γνωστά τα ανεπαρκή αντανακλαστικά της
εγχώριας αγορά τα οποία άγονται κυρίως από την ορμή της τάσης και πολύ λιγότερο από τα
θεμελιώδη, σημειώνει η Beta Χρηματιστηριακή στην εβδομαδιαία ανάλυσή της.
Πειραιώς, ΔΕΗ, Metlen, θα έλεγε κανείς ότι ήταν τα χαρτιά που κράτησαν την τάση και σήμερα
στο χρηματιστηριακό ταμπλό. Θετικά πρόσημα επίσης, από Eurobank και Alpha και profit
taking στην Εθνική που έγραψε υψηλό μέσα στη μέρα στην τιμή του placement, των 7,55
ευρώ. Ισχυρός όγκος συναλλαγών στην Eurobank και στην Πειραιώς, που ακόμα, για την
τελευταία, δεν έχει αλλάξει η τάση, δηλαδή να βρεθεί ή και να ξεπεράσει την τιμή του
placement των 4 ευρώ. Αντιθέτως, η Eurobank έσπασε το υψηλό φέτος των 2,24 ευρώ, αν και
έκλεισε πιο κάτω, στα 2,236 ευρώ και όγκο πάνω από 10,5 εκατ. κομμάτια.
Θα πρέπει να σημειωθεί ότι ο τραπεζικός κλάδος την εβδομάδα αυτή έγραψε άνοδο
μεγαλύτερη από 11,4%. Στο 1,643 ευρώ σκαρφάλωσε η Άλφα με 6,6 εκατ. κομμάτια, απώλειες
οριακές για την ΕΤΕ, στα 7,46 ευρώ με 2,3 εκατ. κομμάτια, +0,72% η Eurobank, στα 2,23
ευρώ  και +12,60% η Πειραιώς, στα 3,87 με 4,6 εκατ. κομμάτια. Κλείσιμο στα 4,51 ευρώ για την
Κύπρου με άνοδο πάνω από 1,5%. Κέρδη 5,23% για την Τράπεζα Αττικής, στα 0,68 ευρώ.
Πάνω από 1,1 δις. ευρώ η κεφαλαιοποίηση της τράπεζας.
Στα υπόλοιπα blue chips, οι διακυμάνσεις ήταν μικρές, αλλά και οι όγκοι χαμηλοί. Στα 11,87
ευρώ σκαρφάλωσε η ΔΕΗ με 264 χιλιάδες όγκο, στα 32,28 ευρώ ο Μυτιληναίος με 150
χιλιάδες, στα 15,89 η άνοδος του ΟΠΑΠ με 257 χιλιάδες. Από εκεί και πέρα απώλειες λιγότερο
της μίας ποσοστιαίας μονάδας για ΟΤΕ, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, Βιοχάλκο. Εξαίρεση το -1,28% της
Aegean, αλλά κράτησε τα 10 ευρώ, -1,43% τα ΕΛΠΕ, στα 6,90 με 212 χιλιάδες όγκο και -2,3%
η ΜΟΗ, στα 20,14 ευρώ με 200 χιλιάδες όγκο. Αντίδραση έβγαλε σήμερα η Ιντραλότ 4,09%
στα 0,968 ευρώ με 1,51 εκατ. κομμάτια και 3,75% η Κέκροψ.
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Capital Link’s International Forum Focuses on Investing in Greece
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
The Greek economy and the inflow of foreign investments will be the central theme of Capital
Link’s Annual International Forum which will take place in New York on Monday, December 9,
2024.
Entitled “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade” is an in-person event at the
Metropolitan Club in New York. The Forum aims to enhance the business and investment ties
between the United States and Greece and raise the profile of Greece as a business and
investment destination to a global audience.
It is held in cooperation with the New York Stock Exchange, the Athens Exchange Group and
major global investment banks and attracts over 1,000 delegates.
It is organized under the Auspices of the Consulate General of Greece in New York and is the
longest-running Investment Summit about Greece taking place abroad, organized year after
year, regardless of the political and economic conditions in Greece.
Greece is now experiencing a remarkable upturn in economic growth and inflow of foreign
investments, Capital Link says in a press release.
The regaining of the Investment Grade Rating is a milestone for the Greek economy, attracting
long-term capital and creating favorable liquidity conditions. This rating status unlocks
opportunities for a significant influx of foreign capital, facilitated by the significant efforts in
digitalization and tax incentives, it adds.
The country offers diverse sectors ripe for investment, including infrastructure, hospitality, real
estate, agriculture, innovation, energy, and logistics.
Greece’s geographical position at the crossroads of three continents provides easy access to
emerging and mature markets, making it an ideal hub for attracting young talent and fostering
innovation – who were previously unable to invest in Greece, despite the recognition of its
positive prospects, Capital Link notes.
Τhe Forum will highlight the significant progress made so far and the potential ahead, as well
as the resilience and positive prospects of the Greek economy. It will showcase Greece’s
competitive advantages and focus on business and investment opportunities across the major
sectors of the economy, as well as the challenges facing the European and global economies
today.
Greek PM Kyriakos Mitsotakis (via webcast), Greek ministers and other officials will make
presentations.
The Forum, which is a full-day event held at the Metropolitan Club, concludes with an official
dinner during which we will present the “2024 Annual Capital Link Hellenic Leadership Award”
to Dr. Yannis Stournaras, Governor – Bank of Greece for his outstanding contribution to
Greece and Europe.
During his long and distinguished career and through the various positions he has held at the
helm of major organizations (Minster of Finance, Governor of Bank of Greece and more),
following his academic career, Dr. Stournaras had made invaluable contributions to the
European and Greek economies. Also, he has been instrumental keeping Greece as part of
the Euro and to Greece’s return to economic growth and prosperity.
The dinner will take place on Monday, December 9, 2024, at 7.30 pm at the Union League
Club in New York.
In parallel to the main sessions, a series of one-on-one meetings are hosted between
investors, the management of the participating companies and government officials, providing
unique business development and networking opportunities.
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For more information visit Capital Link
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Μετά το άνοιγμα του Χ.Α. – Σε ΕΛΠΕ και ΑΤΤ τα βλέμματα – Με επιλεκτικές κινήσεις
προσπαθεί να κινηθεί και πάλι ανοδικά
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σχετικά Άρθρα
Ποιες εισηγμένες εταιρίες στέλνουν τους μετόχους τους στο ταμείο τις επόμενες εβδομάδες –
Οι διανομές που έρχονται
03/12/2024 - 20:49
Μετά το κλείσιμο του Χ.Α. – Αν και με δυσκολία, οι αγοραστές επικράτησαν – Ποιες μετοχές
στήριξαν τη συνέχιση της ανοδικής κίνησης
03/12/2024 - 17:32
ΑΓΟΡΑ: Στις 20.100 μονάδες και κάτι ο DAX στο ξεκίνημα (νέα ιστορικά υψηλά). Ανοδική η
κίνηση επομένως των αγορών της Ευρώπης, παρά τις ανησυχίες για Νότια Κορέα αλλά και
Γαλλία, έδωσε και σε εμάς ένα ανοδικό ξεκίνημα, αν και δεν δεν είδαμε ενθουσιασμό.
Προσπαθεί πάντως με επιλεκτικές τοποθετήσεις να συνεχίσει και σήμερα ανοδικά ο γενικός
δείκτης
ROAD SHOW: Καλά πήγε σε γενικές γραμμές, όπως μας μεταφέρουν οι πηγές μας με τις
τράπεζες να επιβεβαιώνουν τη φθήνια τους και όπως φάνηκε να τραβούν επενδυτικά βλέμματα
και να έχουν και εντολές αγοράς. Βοήθησε βέβαια και η δήλωση του Πρωθυπουργού, αλλά οι
ξένοι επενδυτές έχουν πιο εύκολη τη σύγκριση και βλέπουν την ελκυστικότητα των ελληνικών
τραπεζών έναντι των ομοειδών του εξωτερικού. Από την άλλη θα πούμε πως θετική εντύπωση
έκανε ο ΑΔΜΗΕ και είχε καλές εντολές αγοράς, από χαρτοφυλάκια που έτσι κι αλλιώς τον
κοιτάνε.
Επιπλέον κάποια παραδοσιακά ονόματα που έκαναν εντύπωση στο παρελθόν, δεν έκαναν
τώρα και ίσως γι’ αυτό είδαμε πιέσεις χθες σε κάποιες μετοχές. Αν δείτε ποιες υποχώρησαν και
ήταν στο Λονδίνο θα καταλάβετε. Τώρα ακολουθεί το road show της Capital Link στη Νέα
Υόρκη στις 9 Δεκεμβρίου με 19 εταιρείες. Συγκεκριμένα: Άκτωρ, Alpha Bank, ΕΧΑΕ, ΔΑΑ,
ΕΥΔΑΠ, Attica Bank, Avax, Dimand, Ελλάκτωρ, Eurobank, ΓΕΚ ΤΕΡNA, HelleniQ Energy,
Ideal, Εθνική Τράπεζα, Τράπεζα Πειραιώς, ΔΕΗ και Trastor.
ΥΠΟΣΤΗΡΙΚΤΕΣ: Είναι φοβερό πως αντιδρούν πολλά media, μόλις κάποιος από την
αντιπολίτευση κάνει μία πρόταση. Αμέσως διαβάζουμε άρθρα περί ανόητης πρότασης,
ανεφάρμοστης, που θα στοιχίσει και πολλά άλλα που σε κάνουν να απορείς, πόσο πιο κάτω
μπορούμε να πάμε. Λες και πριν πάει ο ΦΠΑ στο 24% δεν ήταν πιο χαμηλά, λες και άλλες
προστάσεις και μάλιστα πρόσφατα, αφού πρώτα καταδικάστηκαν με παρόμοιο τρόπο, μετά
υιοθετήθηκαν, ή λες και στην τελική δεν μπορούμε να κόψουμε κόστη και να ισοσκελίσουμε. Ο
κομματικός στρατός είναι και εκτός κρατικής μηχανής. Δηλαδή, στις ενεργειακές ο έκτακτος
φόρος είναι καλός και στις τράπεζες θα ήταν κακός; Ώπα κάπου βρε παιδιά.
ΕΚΤΑΚΤΟΙ ΦΟΡΟΙ: Λαϊκίζει μας λένε το ΠΑΣΟΚ με την πρόταση για έκτακτο φόρο στις
τράπεζες. Η επιβολή για δεύτερη χρονιά έκτακτης φορολογίας στις εταιρείες ενέργειας από την
Κυβέρνηση, τι είναι βρε αντικειμενικοί; Η έκτακτη φορολογία προφανώς και κάνει κακό στο
χρηματιστήριο και είμαστε αντίθετοι, αλλά ας το δούμε και από την άλλη: Ότι δηλαδή οι
τράπεζες, έβγαλαν ένα σκασμό λεφτά από προμήθειες, μηδενικά επιτόκια καταθέσεων κ.α.
Μέχρι ραντεβού, για να πας στα γκισέ, πρέπει να κλείσεις πλέον, αλλά για να πάρεις νέα
κάρτα, γιατί έληξε η παλιά πρέπει να πληρώσεις 5 ευρώ. Και αν αυτή δε σου έρθει, γιατί την
έχασαν, πληρώνεις άλλα 5 ευρώ.
ΕΛΠΕ: Ξεχωρίζει στα πρώτα λεπτά και έχει περάσει πάνω από τα 7 ευρώ, λόγω των
πληροφοριών πως κλείνει το θέμα με τη ΔΕΠΑ Εμπορίας, ενώ είναι γνωστό ότι έχει ξεκινήσει
συζητήσεις για την αγορά ή την πώληση του ποσοστού στην Elpedison. Στα 7,05 ευρώ και
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είναι η μετοχή που έχει σήμερα τα βλέμματα πάνω της.
ATTICA BANK: Μπήκαν και οι υπόλοιπες μετοχές και όπως έχουμε ξαναγράψει πρέπει
κάποιος να δει συνολικά το «τύπωμα». Δηλαδή χωρίς το δικαίωμα που κάποιος έχει πληρώσει
μέσω των παλαιών μετοχών, έχει κόστος κτήσεις 0,45 ευρώ ανά μετοχή στις καινούριες. Η
στήλη πιστεύει πως μαζί με το δικαίωμα υπάρχει μία μέση τιμή κάπου 0,55 ευρώ. Κάποιοι που
μπήκαν τελευταία στιγμή έχουν λίγο χαμηλότερη τιμή κτήσης. Στα 0,5520 ευρώ ξεκίνησε η
μετοχή με την αποτίμηση λίγο κάτω από 900 εκατ. ευρώ. Η Optima Bank έχει 923 εκατ. ευρώ
αποτίμηση. Νομίζουμε πως μπορεί και πιο ψηλά η ΑΤΤ.
ΤΡΑΠΕΖΕΣ: Μικτές τάσεις στο ξεκίνημα. Η ΕΤΕ που πήγε καλύτερα στις δύο συνεδριάσεις
που προηγήθηκαν, υποχωρεί οριακά, ενώ η ΠΕΙΡ που χθες δεν πήγε καλά, ενισχύεται.
ΟΤΕ Με απώλειες άνω του 1% στο ξεκίνημα.
ΑΔΜΗΕ: Νέα υψηλά για τη μετοχή με το ξεκίνημα και οι αγοραστές συνεχίζουν να απορροφούν
την προσφορά. Με βάση τα θεμελιώδη μετοχή έχει σημαντικό περιθώριο ανόδου.
PREMIA: Ανακοίνωσε την εξαγορά του Village Park στο Ρέντη, μαζί με την οικογένεια
Αντετοκούμπο. Δεν είδαμε πάντως ποσοστά, δηλαδή τι ποσοστό στην εταιρεία που αγόρασε
το εμπορικό έχει η εισηγμένη;
Γιώργος Κατικάς
george.katikas@gmail.com
www.bankingnews.gr
Τα αναγραφόμενα στη στήλη είναι για την ενημέρωση των αναγνωστών και δεν πρέπει να
θεωρηθούν ως πρόταση για αγορά ή πώληση μετοχών. Οι πληροφορίες συλλέγονται από
αξιόπιστες πηγές αλλά δεν υπάρχει εξασφάλιση ότι είναι πλήρεις ή ακριβείς.
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Μετά το άνοιγμα του Χ.Α. – Σε ΕΛΠΕ και ΑΤΤ τα βλέμματα – Σημάδια κόπωσης, παρά
την άνοδο στην Ευρώπη,
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σχετικά Άρθρα
Ποιες εισηγμένες εταιρίες στέλνουν τους μετόχους τους στο ταμείο τις επόμενες εβδομάδες –
Οι διανομές που έρχονται
03/12/2024 - 20:49
Μετά το κλείσιμο του Χ.Α. – Αν και με δυσκολία, οι αγοραστές επικράτησαν – Ποιες μετοχές
στήριξαν τη συνέχιση της ανοδικής κίνησης
03/12/2024 - 17:32
ΑΓΟΡΑ: Στις 20.100 μονάδες και κάτι ο DAX στο ξεκίνημα (νέα ιστορικά υψηλά). Ανοδική η
κίνηση επομένως των αγορών της Ευρώπης, παρά τις ανησυχίες για Νότια Κορέα αλλά και
Γαλλία, έδωσε και σε εμάς ένα ανοδικό ξεκίνημα, αν και δεν δεν είδαμε ενθουσιασμό.
Προσπαθεί πάντως με επιλεκτικές τοποθετήσεις να συνεχίσει και σήμερα ανοδικά ο γενικός
δείκτης
ROAD SHOW: Καλά πήγε σε γενικές γραμμές, όπως μας μεταφέρουν οι πηγές μας με τις
τράπεζες να επιβεβαιώνουν τη φθήνια τους και όπως φάνηκε να τραβούν επενδυτικά βλέμματα
και να έχουν και εντολές αγοράς. Βοήθησε βέβαια και η δήλωση του Πρωθυπουργού, αλλά οι
ξένοι επενδυτές έχουν πιο εύκολη τη σύγκριση και βλέπουν την ελκυστικότητα των ελληνικών
τραπεζών έναντι των ομοειδών του εξωτερικού. Από την άλλη θα πούμε πως θετική εντύπωση
έκανε ο ΑΔΜΗΕ και είχε καλές εντολές αγοράς, από χαρτοφυλάκια που έτσι κι αλλιώς τον
κοιτάνε.
Επιπλέον κάποια παραδοσιακά ονόματα που έκαναν εντύπωση στο παρελθόν, δεν έκαναν
τώρα και ίσως γι’ αυτό είδαμε πιέσεις χθες σε κάποιες μετοχές. Αν δείτε ποιες υποχώρησαν και
ήταν στο Λονδίνο θα καταλάβετε. Τώρα ακολουθεί το road show της Capital Link στη Νέα
Υόρκη στις 9 Δεκεμβρίου με 19 εταιρείες. Συγκεκριμένα: Άκτωρ, Alpha Bank, ΕΧΑΕ, ΔΑΑ,
ΕΥΔΑΠ, Attica Bank, Avax, Dimand, Ελλάκτωρ, Eurobank, ΓΕΚ ΤΕΡNA, HelleniQ Energy,
Ideal, Εθνική Τράπεζα, Τράπεζα Πειραιώς, ΔΕΗ και Trastor.
ΥΠΟΣΤΗΡΙΚΤΕΣ: Είναι φοβερό πως αντιδρούν πολλά media, μόλις κάποιος από την
αντιπολίτευση κάνει μία πρόταση. Αμέσως διαβάζουμε άρθρα περί ανόητης πρότασης,
ανεφάρμοστης, που θα στοιχίσει και πολλά άλλα που σε κάνουν να απορείς, πόσο πιο κάτω
μπορούμε να πάμε. Λες και πριν πάει ο ΦΠΑ στο 24% δεν ήταν πιο χαμηλά, λες και άλλες
προστάσεις και μάλιστα πρόσφατα, αφού πρώτα καταδικάστηκαν με παρόμοιο τρόπο, μετά
υιοθετήθηκαν, ή λες και στην τελική δεν μπορούμε να κόψουμε κόστη και να ισοσκελίσουμε. Ο
κομματικός στρατός είναι και εκτός κρατικής μηχανής. Δηλαδή, στις ενεργειακές ο έκτακτος
φόρος είναι καλός και στις τράπεζες θα ήταν κακός; Ώπα κάπου βρε παιδιά.
ΕΚΤΑΚΤΟΙ ΦΟΡΟΙ: Λαϊκίζει μας λένε το ΠΑΣΟΚ με την πρόταση για έκτακτο φόρο στις
τράπεζες. Η επιβολή για δεύτερη χρονιά έκτακτης φορολογίας στις εταιρείες ενέργειας από την
Κυβέρνηση, τι είναι βρε αντικειμενικοί; Η έκτακτη φορολογία προφανώς και κάνει κακό στο
χρηματιστήριο και είμαστε αντίθετοι, αλλά ας το δούμε και από την άλλη: Ότι δηλαδή οι
τράπεζες, έβγαλαν ένα σκασμό λεφτά από προμήθειες, μηδενικά επιτόκια καταθέσεων κ.α.
Μέχρι ραντεβού, για να πας στα γκισέ, πρέπει να κλείσεις πλέον, αλλά για να πάρεις νέα
κάρτα, γιατί έληξε η παλιά πρέπει να πληρώσεις 5 ευρώ. Και αν αυτή δε σου έρθει, γιατί την
έχασαν, πληρώνεις άλλα 5 ευρώ.
ΕΛΠΕ: Ξεχωρίζει στα πρώτα λεπτά και έχει περάσει πάνω από τα 7 ευρώ, λόγω των
πληροφοριών πως κλείνει το θέμα με τη ΔΕΠΑ Εμπορίας, ενώ είναι γνωστό ότι έχει ξεκινήσει
συζητήσεις για την αγορά ή την πώληση του ποσοστού στην Elpedison. Στα 7,05 ευρώ και
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είναι η μετοχή που έχει σήμερα τα βλέμματα πάνω της.
ATTICA BANK: Μπήκαν και οι υπόλοιπες μετοχές και όπως έχουμε ξαναγράψει πρέπει
κάποιος να δει συνολικά το «τύπωμα». Δηλαδή χωρίς το δικαίωμα που κάποιος έχει πληρώσει
μέσω των παλαιών μετοχών, έχει κόστος κτήσεις 0,45 ευρώ ανά μετοχή στις καινούριες. Η
στήλη πιστεύει πως μαζί με το δικαίωμα υπάρχει μία μέση τιμή κάπου 0,55 ευρώ. Κάποιοι που
μπήκαν τελευταία στιγμή έχουν λίγο χαμηλότερη τιμή κτήσης. Στα 0,5520 ευρώ ξεκίνησε η
μετοχή με την αποτίμηση λίγο κάτω από 900 εκατ. ευρώ. Η Optima Bank έχει 923 εκατ. ευρώ
αποτίμηση. Νομίζουμε πως μπορεί και πιο ψηλά η ΑΤΤ.
ΤΡΑΠΕΖΕΣ: Μικτές τάσεις στο ξεκίνημα. Η ΕΤΕ που πήγε καλύτερα στις δύο συνεδριάσεις
που προηγήθηκαν, υποχωρεί οριακά, ενώ η ΠΕΙΡ που χθες δεν πήγε καλά, ενισχύεται.
ΟΤΕ Με απώλειες άνω του 1% στο ξεκίνημα.
ΑΔΜΗΕ: Νέα υψηλά για τη μετοχή με το ξεκίνημα και οι αγοραστές συνεχίζουν να απορροφούν
την προσφορά. Με βάση τα θεμελιώδη μετοχή έχει σημαντικό περιθώριο ανόδου.
PREMIA: Ανακοίνωσε την εξαγορά του Village Park στο Ρέντη, μαζί με την οικογένεια
Αντετοκούμπο. Δεν είδαμε πάντως ποσοστά, δηλαδή τι ποσοστό στην εταιρεία που αγόρασε
το εμπορικό έχει η εισηγμένη;
Γιώργος Κατικάς
george.katikas@gmail.com
www.bankingnews.gr
Τα αναγραφόμενα στη στήλη είναι για την ενημέρωση των αναγνωστών και δεν πρέπει να
θεωρηθούν ως πρόταση για αγορά ή πώληση μετοχών. Οι πληροφορίες συλλέγονται από
αξιόπιστες πηγές αλλά δεν υπάρχει εξασφάλιση ότι είναι πλήρεις ή ακριβείς.
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Measures against banks (after the celebrations in London), the Atatürk building, Ethniki
insurance… selling Syngrou, Stathopoulos among top 50
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Hello, as we mentioned yesterday, the return of the Parthenon Marbles seems to be
progressing well. However, Mitsotakis understandably doesn’t want to put Starmer in a difficult
position, given the strong rapport they’ve developed since the British politician was in
opposition. You’ve read the details about the PM’s meetings, but I believe this visit has […]
Hello, as we mentioned yesterday, the return of the Parthenon Marbles seems to be
progressing well. However, Mitsotakis understandably doesn’t want to put Starmer in a difficult
position, given the strong rapport they’ve developed since the British politician was in
opposition. You’ve read the details about the PM’s meetings, but I believe this visit has opened
a significant issue that will engage us for the next few days.
So, the other day in London, when K.M. was asked by investors whether he would tax the
windfall profits of banks, he answered negatively, much to the markets’ delight. Yesterday,
however, Androulakis proposed a bill (or perhaps an amendment) suggesting a 5% tax on the
profits of the four systemic banks, aiming to collect about €200 million, considering each will
post roughly €1 billion in profits this year.
This raises a political issue: why did K.M. reject taxing windfall bank profits, unlike his approach
with refineries, which brought in around €300 million? K.M.’s response is tied to new EU
regulations that prevent states from appropriating company profits to fund social group
benefits, a practice allowed with energy companies’ windfall profits.
Nonetheless, sources suggest K.M. might soon announce measures costing banks more than
the €200 million they’d lose to a 5% tax. He plans a legally compliant initiative forcing banks to
reduce excessive fees charged to consumers for basic transactions, like buying coffee with a
card, while maintaining some of the lowest deposit interest rates in Europe. My insider
summed it up: “In the coming days, bankers will feel the pinch after their London jubilation.”
Let’s wait and see.
As for the Parthenon Sculptures, there wasn’t much intrigue from Downing Street. The main
concern was ensuring Starmer wouldn’t face backlash over a potential deal, potentially slated
for 2025. British officials present at the talks emphasized their worries about migration, citing
pressures from boat arrivals and their struggles to implement an effective management
model—following the Rwanda plan fiasco.
Mitsotakis and Starmer may meet again in a few months if the British PM attends an informal
leaders’ retreat organized by the new European Council president in early February, focused
on defense. The trend leans toward shorter formal summits and more frequent, informal leader
meetings.
It wasn’t officially announced, but yesterday morning, K.M. had coffee with the Financial Times
editorial board in London. Discussions spanned various topics, including the liquidity issues in
the Eurozone, with the French government faltering and Germany heading for early elections.
A dominant theme was Europe’s strategic defense initiatives post-Trump’s reelection.
A months-long diplomatic effort for the joint Greek-Turkish candidacy in the OSCE is nearing a
successful conclusion. In Vienna, the package for four top OSCE positions has passed both
the preparatory committee and the Permanent Council.
F. Sinirlioglu is set for Secretary General, M. Telalian for head of ODIHR, the Dutchman K.
Kamp for High Commissioner on National Minorities (HENM), and the Norwegian for Media
Freedom (RFOM). The decision is expected to be formally confirmed on Friday at the
Ministerial Council, attended by Gerapetritis and Fidan, who led the campaign for this joint
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candidacy.
Given the OSCE’s complex dynamics, exacerbated by the Ukraine war, achieving consensus
required significant diplomatic effort from both foreign ministers and Greece’s Permanent
Delegation to the OSCE.
A very positive atmosphere prevailed, as we’re told, during yesterday’s meeting of the
Greece-Turkey Political Dialogue held in Athens, led by Deputy Foreign Minister Al.
Papadopoulou and her counterpart M.K. Bozay. The major issues can wait for… better days,
so the Dialogue focused on more “humble” but crucial topics.
Reportedly, the Greek side raised an issue pending not for one or two decades but almost a
century. It concerns the permit for constructing the Greek embassy on a plot gifted by Kemal
Atatürk to Eleftherios Venizelos in 1930! Naturally, there’s also the matter of a new building for
the Greek Consulate General in Istanbul, which has outgrown its current premises and is now
the largest Greek consulate worldwide.
Additionally, other issues related to the Greek minority in Istanbul were discussed. The Turkish
side, meanwhile, raised their usual concerns about the Muslim minority in Greece, but
responses were given, supported by data. What stood out, however, was the anxiety of Turkish
diplomats over developments in Syria, which is becoming yet another hot front among Turkey’s
many ongoing conflicts.
The info comes from a solid and reliable source: the Ethniki Insurance building at the beginning
of Syngrou Avenue is up for sale. It’s unclear if a formal assignment has been made, but
there’s been discreet outreach to potential investors. A building of such specifications, after all,
isn’t marketed to just anyone. So, if the scouting has begun…
Platon Schools have become the fifth private school—following Moraitis, Kosteas-Geitonas,
Doukas, and the International School of Athens—to undergo a change in ownership, now
controlled by organizations managing numerous schools. With Platon Schools, a historic
institution since 1969, the British ISP makes its debut in Greece, following other players like
Inspired, Cognita, and Dukes.
Note that this wave of private school acquisitions isn’t over yet, as smaller schools, not
necessarily in Athens, are next in line.
A fascinating aspect revealed in Angela Merkel’s bestseller Freedom, concerning the Grexit
discussions, is the intense pressure she faced… from China. The Chinese interest wasn’t
driven by philhellenism but by the need to protect their largest investment in Greece—the Port
of Piraeus.
Had Greece been expelled from the Eurozone, not only would it have caused massive
disruptions in the port’s operations, but it would have also devalued their investment in the
Piraeus Port Authority (OLP), undermining its role as a gateway to the EU for Asian goods.
Bankers, lawyers, consultants, and even a… well-known headhunter were among the
attendees at listed companies’ presentations during Morgan Stanley’s London conference. For
most European fund managers, the key investment conundrum isn’t how much they can gain
from the Greek Capital Market but how much they risk losing due to the political crisis in
France and instability in Germany.
This climate of uncertainty, compounded by Donald Trump’s choices, has visibly affected
sentiment at events related to the Athens Stock Exchange—not just in London but also at
yesterday’s Wood event in Prague. Next week, the baton passes to New York for the Capital
Link conference.
Nikos Stathopoulos, synonymous with BC Partners—one of the world’s most successful
investment funds, managing over €50 billion—has earned international recognition from Private
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Equity News, part of the Wall Street Journal group. Specifically, Private Equity News ranked
Stathopoulos among the 50 most influential investors globally.
The list highlights the industry’s top players, reflecting the power and impact of those shaping
the future and trends of the markets.
Setting sail—so to speak—for London in early 2025, the management of Attica Holdings is
gearing up. The company plans to hold presentations for international investors in the British
capital this January, likely eyeing a placement when conditions allow. A key role in the
upcoming roadshow will naturally be played by London-based fund Blantyre Capital, the main
shareholder of Attica Holdings.
Attica is among the listed companies with limited free float, as STRIX Holdings, controlled by
Blantyre, owns 86.7% of the share capital. It’s been suggested that various options are being
explored to meet the Athens Exchange’s dispersion criteria and enhance stock liquidity.
Meanwhile, the group is executing an investment plan exceeding €1 billion, focusing on fleet
renewal. Currently, under the brands Superfast Ferries, Blue Star Ferries, Hellenic Seaways,
and ANEK, the fleet numbers 43 vessels. Attica has already agreed to the long-term charter,
with a purchase option, for two new “green” technology ships to be delivered in 2027 and has
acquired the high-speed vessel High Speed 3 (formerly Thunder).
The company has also expanded into the hotel sector, with properties on Naxos and Tinos.
Following the integration of ANEK and its subsidiaries into Attica’s 2024 nine-month results, the
group showed significant improvement in its financial performance. Revenue for this period
increased by 27.4% (to €593 million from €465.6 million). However, EBITDA and net profits
after tax decreased by 23% (to €93.5 million) and 24% (to €45.3 million) respectively,
compared to the previous year’s nine-month period.
This decline was due to non-recurring expenses, such as voluntary exit programs and vessel
upgrades, related to ANEK’s merger and operational integration, amounting to €18.5 million.
Additionally, operating costs were impacted by a €14.1 million charge for carbon emissions
rights.
The day before yesterday’s upbeat and dynamic session resulted in a +2.21% rise for the
General Index, the biggest increase of the year. However, yesterday made it clear that the
Greek stock market couldn’t sustain more.
The session started optimistically, continuing the upward trend. The General Index reached
1,436 points (+0.79%), but then its momentum faltered, sliding to 1,429.22 points (+0.34%).
Banks and JUMBO led the action. Of the 30 million shares traded, 23.4 million were banking
stocks.
National Bank rose comfortably to €7.20 (+3.69%), with Alpha Bank and Eurobank following,
albeit less enthusiastically, with gains of around 1.6%. Piraeus Bank, however, ran out of
steam, closing up +0.3% at €3.64.
Jumbo stood out with +3.2% at €25.80, followed by Aegean at +1.80% and OTE at +0.93%.
Elsewhere on the board, investors were eager to lock in profits from previous days’ gains. All in
all, the session’s turnover rose to €137.16 million, with only a few block trades worth €5.6
million.
Among the many headaches for fund managers these days is the German stock market.
Despite Germany’s economy recording negative growth for a second consecutive year, rising
prices, frequent strikes, and major industrial threats to shut down factories, the DAX index
reached a historic milestone yesterday, surpassing 20,000 points for the first time. Since the
start of the year, it has risen nearly 20%.
The rise in the German market is not due to company profitability or economic growth but to
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investors’ willingness to pay more for the same shares. The DAX’s price-to-earnings (P/E) ratio
has climbed from 12.3 in January to 15.2 now.
Interestingly, the DAX seems to gain strength from Wall Street’s successive rallies. The U.S.
stock market’s capitalization now represents 74% of the MSCI World Index—a new all-time
high. Since the 2008 financial crisis, this share has grown by about 25 percentage points.
Conversely, Europe’s share has shrunk by roughly 15 points, and investors feel they need to
bridge this gap.
The S&P 500 has returned +450% over the last 15 years, compared to just +70% for the Euro
Stoxx 50.
Analyses of the French debt crisis are now a daily occurrence—mainly from U.S.
firms—pondering where France’s public debt, which has hit €2.8 trillion (112% of GDP), might
lead.
Curiously, these analysts often omit mention of U.S. debt, which has reached $36
trillion—121% of GDP. Back in 2008, U.S. public debt was below 60% of GDP. Today, the U.S.
government under President Trump needs to find $3.8 billion daily just to cover interest
payments.
Even during World War II, U.S. public debt never surpassed 120% of GDP.
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Τα μέτρα κατά τραπεζών (μετά τις χαρές του Λονδίνου), το κτήριο Ατατούρκ, η Εθνική
Ασφαλιστική… πουλάει τη Συγγρού, ο Σταθόπουλος στους Τop 50 ///
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 
-Χαίρετε, είπαμε από χθες ότι μπορεί η υπόθεση της επιστροφής των Μαρμάρων να πηγαίνει
καλά, αλλά ο Μητσοτάκης δεν θέλει – και λογικά – να φέρει σε δύσκολη θέση τον Στάρμερ, με
τον οποίο έχει αναπτύξει μία καλή σχέση από την εποχή που ο Βρετανός πολιτικός ήταν στην
αντιπολίτευση. Τα υπόλοιπα για τις επαφές του πρωθυπουργού τα διαβάσατε, αλλά νομίζω ότι
από την επίσκεψη αυτή «άνοιξε» ένα θέμα σοβαρό που θα μας απασχολήσει αρκετά τις
επόμενες ημέρες.
Τράπεζες
-Λοιπόν, προχθές ο Κ.Μ στο Λονδίνο, απαντώντας σε ερωτήσεις επενδυτών αν θα
φορολογήσει τα υπερκέρδη των τραπεζών, απάντησε αρνητικά (προς τέρψιν των αγορών).
Χθες ο Ανδρουλάκης κατέθεσε μία πρόταση νόμου ή τροπολογία τέλος πάντων που προβλέπει
φορολόγηση των τεσσάρων συστημικών Τραπεζών με 5% επί των κερδών τους, ήτοι να
μαζέψει το Δημόσιο περί τα 200 εκατ. ευρώ, αν υπολογίσει κανείς ότι η κάθε μία εξ αυτών θα
βγάλει κέρδος φέτος περί το 1 δισ. ευρώ. Εδώ λοιπόν υπάρχει ένα θέμα πολιτικό προς
επίλυση γιατί ο κόσμος δικαίως αναρωτιέται γιατί ο Κ.Μ απέρριψε τη φορολόγηση σε
υπερκέρδη τραπεζών, σε αντίθεση με ό,τι έκανε στα διυλιστήρια από τα οποία μάζεψε περί τα
300 εκατ. ευρώ. Η απάντηση λοιπόν του Μ.Μ είναι ότι με τη νέα νομοθετική ρύθμιση που ισχύει
στην ΕΕ, ένα κράτος δεν μπορεί να πάρει μέρος των κερδών μιας επιχείρησης και να τα
χρησιμοποιήσει ως δαπάνη υπέρ μίας κοινωνικής ομάδας, όπως έγινε προσφάτως με τα
έσοδα από τα υπερκέρδη των εταιρειών ενέργειας. Όμως, σύμφωνα με πληροφορίες, μπορεί
και την επόμενη εβδομάδα ο Κ.Μ να κάνει κάποια κίνηση που σε χρήμα μπορεί να κοστίσει
αρκετά περισσότερο στις τράπεζες από τα 200 εκατ. ευρώ που θα στοίχιζε η φορολόγησή τους
με ένα επιπλέον 5% (Ανδρουλάκης). Πρόκειται να εξαγγείλει μία νομικώς συμβατή διαδικασία
με την οποία οι τράπεζες θα περικόψουν τις άγριες προμήθειες που χρεώνουν στους
καταναλωτές, ακόμα και για έναν καφέ που πας να πάρεις με κάρτα, ενώ ταυτοχρόνως
κρατούν τα επιτόκια καταθέσεων χαμηλότερα από τις περισσότερες ευρωπαϊκές τράπεζες. Η
πηγή μου λοιπόν επ’ αυτού μού είπε ότι εντός των επόμενων ημερών «οι τραπεζίτες θα
νιώσουν για τα καλά τον λογαριασμό και θα λάβουν την κρυάδα, μετά τις χαρές του Λονδίνου».
Ας περιμένουμε.
Μεταναστευτικό και retreat για την Άμυνα
-Το παρασκήνιο λοιπόν όπως σας είπα για τα Γλυπτά του Παρθενώνα δεν είναι και τόσο
μεγάλο από την Downing Street, όπου βρέθηκε χθες ο Κ.Μ, το βασικό για εμάς ήταν ο Στάρμερ
να μην έχει θέμα με μια δυνητική συμφωνία που είναι στα σκαριά από το 2025. Μου λένε
άνθρωποι που ήταν παρόντες στη συζήτηση ότι οι Βρετανοί μίλησαν πολύ για το
μεταναστευτικό που τους ανησυχεί, καθώς δέχονται πίεση με βάρκες και δεν έχουν βρει ένα
ικανοποιητικό μοντέλο διαχείρισης - μετά το φιάσκο του να στέλνουν μετανάστες στη Ρουάντα.
Μαθαίνω ότι είναι πιθανό ο Μητσοτάκης και ο Στάρμερ να τα ξαναπούν σε κάνα τρίμηνο,
εφόσον ο Βρετανός πρωθυπουργός δώσει το «παρών» σε ένα άτυπο retreat ηγετών που θα
διοργανώσει ο νέος πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου στις αρχές Φεβρουαρίου με θέμα
την Αμυνα. Γενικώς, η τάση είναι να μειωθεί η διάρκεια των επίσημων συνόδων και να πάμε σε
ένα μοντέλο περισσότερων και συχνότερων ανεπίσημων συναντήσεων των ηγετών.
Από τους FT στον Ανδρουλάκη
-Μπορεί να μην ανακοινώθηκε, αλλά χθες το πρωί ο Κ.Μ πήρε πρωινό καφέ με το editorial
board των Financial Times στο Λονδίνο, όπου συζήτησαν για πολλά και διάφορα πράγματα,
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μεταξύ των οποίων και για τη μεγάλη ρευστότητα στην Ευρωζώνη, όπου η γαλλική κυβέρνηση
καταρρέει και η Γερμανία πάει σε πρόωρες εκλογές. Κυρίαρχο θέμα, οι ευρωπαϊκές
πρωτοβουλίες μετά την εκλογή Τραμπ για τη στρατηγική αυτοάμυνα.
Ελληνοτουρκική υποψηφιότητα
-Ολοκληρώνεται με επιτυχία μια πολύμηνη διπλωματική μάχη που δόθηκε στον ΟΑΣΕ για την
προώθηση της ελληνοτουρκικής υποψηφιότητας του Φ. Σινιριόγλου και της Μ. Τελαλιάν για
δύο κορυφαίες θέσεις του Οργανισμού. Ήδη στη Βιέννη πέρασε τόσο από την προκαταρκτική
επιτροπή όσο και το Μόνιμο Συμβούλιο του ΟΑΣΕ το πακέτο των τεσσάρων κορυφαίων
θέσεων. Για τη θέση του ΓΓ ο Φ. Σινιριόγλου, για την επικεφαλής του ODIHR η Μ. Τελαλιάν, για
τον Ύπατο Εκπρόσωπο για τις μειονότητες HENM ο Ολλανδός Κ. Καμπ και ο Νορβηγός για
την ελευθερία των ΜΜΕ RFOM. Έτσι, είναι πλέον τυπική διαδικασία η επικύρωση της
απόφασης την Παρασκευή στη Σύνοδο των υπουργών Εξωτερικών των 57 χωρών-μελών του
ΟΑΣΕ, παρουσία και των Γ. Γεραπετρίτη και Χ. Φιντάν, οι οποίοι είχαν αναλάβει την
πρωτοβουλία για την προώθηση της κοινής υποψηφιότητας. Η διαδικασία αυτή δεν ήταν
καθόλου εύκολη, καθώς ο ΟΑΣΕ -λόγω και του πολέμου στην Ουκρανία- αποτελεί «κινούμενη
άμμο» και χρειάστηκε μεγάλη διπλωματική προσπάθεια και από τους δύο υπουργούς
εξωτερικών και από τη Μόνιμη Αντιπροσωπεία της χώρας μας στον ΟΑΣΕ.
Πρεσβεία στο οικόπεδο Ατατούρκ
- Πολύ καλή ατμόσφαιρα ήταν, όπως μας μεταφέρουν, στη χθεσινή συνάντηση του Πολιτικού
Διαλόγου Ελλάδας-Τουρκίας που έγινε στην Αθήνα, με επικεφαλής των δύο αντιπροσωπειών
την υφυπουργό Εξωτερικών Αλ. Παπαδοπούλου και τον ομόλογό της Μ.Κ. Μποζάι. Τα μεγάλα
θέματα μπορεί να περιμένουν για... καλύτερες ημέρες και έτσι ο Πολιτικός Διάλογος ασχολείται
με θέματα πιο «ταπεινά», αλλά ιδιαίτερα σημαντικά. Μαθαίνουμε ότι από ελληνικής πλευράς
τίθεται το θέμα που εκκρεμεί όχι μία, όχι δύο δεκαετίες, αλλά σχεδόν έναν αιώνα. Αφορά την
άδεια για ανέγερση ελληνικής πρεσβείας στο οικόπεδο που είχε παραχωρήσει ο Κεμάλ
Ατατούρκ στον Ελ. Βενιζέλο το 1930! Και φυσικά υπάρχει και το θέμα της άδειας για νέο κτήριο
του Ελληνικού Γενικού Προξενείου στην Κωνσταντινούπολη που πλέον ασφυκτιά στο παλιό
κτήριο, μια και είναι πια το μεγαλύτερο ελληνικό Γενικό Προξενείο στον κόσμο. Και φυσικά
τέθηκαν και κάποια άλλα ζητήματα που αφορούν την ελληνική μειονότητα στην
Κωνσταντινούπολη. Η τουρκική πλευρά έθεσε τα γνωστά θέματα για τη μουσουλμανική
μειονότητα, αλλά δόθηκαν απαντήσεις με στοιχεία μάλιστα. Πάντως, αυτό που έκανε εντύπωση
ήταν η αγωνία των Τούρκων διπλωματών για τις εξελίξεις στη Συρία που αναδεικνύεται σε ένα
ακόμη καυτό μέτωπο στα πολλά που έχει ανοίξει η Τουρκία…
Πωλείται όπως είναι επιπλωμένο
-Η πληροφορία έρχεται από καλή και αξιόπιστη πηγή: Το κτήριο της Εθνικής Ασφαλιστικής στις
αρχές της Συγγρού έχει βγει στην αγορά προς πώληση. Κατά την πηγή δεν είναι γνωστό αν
έχει ανατεθεί επισήμως, πάντως αρμοδίως “χτύπησαν πόρτες” σε δυνητικά ενδιαφερόμενους
επενδυτές. Ούτως ή άλλως ένα κτήριο τέτοιων προδιαγραφών δεν απευθύνεται στον καθένα.
Οπότε, αν ξεκίνησε η βολιδοσκόπηση...
Αγορές ιδιωτικών σχολείων: Έπεται συνέχεια
-Τα εκπαιδευτήρια Πλάτων είναι το πέμπτο κατά σειρά ιδιωτικό σχολείο (μετά Μωραΐτη,
Κωστέα-Γείτονα, Δούκα και International School of Athens που αλλάζει μετοχική βάση και
περνά σε οργανισμούς που ελέγχουν μεγάλο αριθμό σχολείων. Με την αλλαγή ιδιοκτησίας στα
εκπαιδευτήρια Πλάτων, ένα σχολείο με ιστορία από το 1969 εμφανίζεται στη χώρα μας η
βρετανική ISP, ενώ έχουν προηγηθεί οι Inspired, Cognita και Dukes. Σημειώστε πως το κύμα
των εξαγορών ιδιωτικών σχολείων δεν έχει τελειώσει, καθώς έπεται συνέχεια με μικρότερα
σχολεία και όχι απαραιτήτως στην Αθήνα.
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Κάθε λιμάνι και καημός… έστω και κινεζικός
-Μια ενδιαφέρουσα παράμετρος που αποκαλύπτει στο best seller βιβλίο της με τίτλο
«Ελευθερία», η πρώην καγκελάριος Άνγκελα Μέρκελ για την εποχή που το Grexit ήταν στο
τραπέζι των συζητήσεων, είναι ότι δέχθηκε ισχυρές πιέσεις... από την Κίνα για να μείνει η
Ελλάδα στο Ευρώ. Το κινεζικό ενδιαφέρον φυσικά δεν προκλήθηκε από κάποιο ιδιαίτερο
αίσθημα φιλελληνισμού, αλλά για την προστασία της μεγαλύτερης επένδυσης των Κινέζων
στην Ελλάδα, που ήταν και παραμένει το Λιμάνι του Πειραιά. Αν πετούσαν τη χώρα έξω από τη
ζώνη του Ευρώ, όχι μόνον θα δημιουργούνταν τεράστια προβλήματα στη λειτουργία του
λιμανιού, αλλά και θα υποβαθμιζόταν η επένδυσή τους στον ΟΛΠ, αφού δεν θα μπορούσε να
είναι πύλη εισόδου στην ΕΕ για τα ασιατικά προϊόντα.
Η αβεβαιότητα επηρέασε (και) το συνέδριο του ΧΑ
-Τραπεζίτες, δικηγόροι, σύμβουλοι ακόμη κι ένας... γνωστός head hunter περιλαμβάνονταν
στον κατάλογο των συμμετεχόντων στις παρουσιάσεις των εισηγμένων εταιρειών στα πλαίσια
του συνεδρίου της Morgan Stanley στο Λονδίνο. Η αλήθεια είναι ότι για τους περισσότερους
Ευρωπαίους διαχειριστές κεφαλαίων, το μεγάλο ζήτημα και επενδυτικό αίνιγμα δεν είναι πόσα
μπορούν να κερδίσουν από την Ελληνική Κεφαλαιαγορά, αλλά πόσα κινδυνεύουν να χάσουν
εξαιτίας της πολιτικής κρίσης στη Γαλλία και της πολιτικής αστάθειας στη Γερμανία. Αυτό το
κλίμα της αβεβαιότητας, μαζί με τις επιλογές του Ντόναλντ Τραμπ, έχει επηρεάσει προφανώς
το κλίμα στις εκδηλώσεις για το Ελληνικό Χρηματιστήριο κι όχι μόνο στο Λονδίνο, αλλά και
χθες στην Πράγα στο αντίστοιχο event της Wood. Την επόμενη εβδομάδα η σκυτάλη περνά
στη Νέα Υόρκη για το συνέδριο της Capital Link.
Ο Ν. Σταθόπουλος στο «πάνθεον»
-Ο Νίκος Σταθόπουλος, που έχει συνδέσει το όνομά του με την BC Partners, ένα από τα πλέον
επιτυχημένα επενδυτικά funds στον κόσμο με κεφάλαια άνω των 50 δισ. ευρώ, κέρδισε μια
διεθνή αναγνώριση από το Private Equity News, μέλος του group της Wall Street Journal.
Συγκεκριμένα, το Private Equity News κατέταξε τον Σταθόπουλο ανάμεσα στους 50 πιο
επιδραστικούς επενδυτές παγκοσμίως. Η λίστα περιλαμβάνει τους κορυφαίους του κλάδου,
αντανακλώντας τη δυναμική και την επιρροή αυτών που διαμορφώνουν το μέλλον και τις
τάσεις των αγορών.
Σε θεσμικούς επενδυτές στο Λονδίνο η Attica Συμμετοχών
-Σαλπάρει, τρόπος του λέγειν, για Λονδίνο στις αρχές του 2025 η διοίκηση της Attica
Συμμετοχών. Η εισηγμένη προγραμματίζει να πραγματοποιήσει στη βρετανική πρωτεύουσα
παρουσιάσεις σε διεθνείς επενδυτές τον προσεχή Ιανουάριο, προφανώς με το βλέμμα σε
placement μόλις το επιτρέψει η συγκυρία. Σημαντικό ρόλο στο roadshow που ήδη
προετοιμάζεται θα έχει φυσικά και το λονδρέζικο fund Blantyre Capital, βασικός μέτοχος της
Attica Συμμετοχών. H εταιρεία περιλαμβάνεται στις εισηγμένες με περιορισμένη μετοχική
διασπορά καθώς η STRIX Holdings που ελέγχεται από την Blantyre κατέχει το 86,7% του
μετοχικού κεφαλαίου και κατά καιρούς έχει αναφερθεί πως εξετάζει διάφορες επιλογές για να
πετύχει την πλήρωση των κριτηρίων διασποράς του ΧΑ και να αυξήσει την εμπορευσιμότητα
της μετοχής. Πέραν των άλλων ο όμιλος υλοποιεί επενδυτικό πρόγραμμα άνω του 1 δισ. ευρώ
με επίκεντρο την ανανέωση του στόλου του που σήμερα με τα εμπορικά σήματα Superfast
Ferries, Blue Star Ferries, Hellenic Seaways και ΑΝΕΚ αριθμεί 43 πλοία. Ήδη έχει συμφωνήσει
για τη μακροχρόνια ναύλωση με δικαίωμα αγοράς 2 νέων πλοίων «πράσινης» τεχνολογίας που
θα παραδοθούν το 2027 και απέκτησε το ταχύπλοο πλοίο «High Speed 3» (πρώην Thunder).
Παράλληλα έχει επεκταθεί και στον ξενοδοχειακό τομέα με μονάδες σε Νάξο, Τήνο. Με την
ΑΝΕΚ και τις θυγατρικές της να ενσωματώνονται για πρώτη φορά στα αποτελέσματα του
9μήνου 2024, η Attica Συμμετοχών εμφάνισε σημαντική βελτίωση στις οικονομικές της
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επιδόσεις. Ο κύκλος εργασιών του ομίλου για το συγκεκριμένο διάστημα αυξήθηκε κατά 27,4%
(στα 593 εκατ., από 465,6 εκατ.), αντίθετα τα EBITDA και τα κέρδη μετά από φόρους
μειώθηκαν κατά 23% (στα 93,5 εκατ.) και 24% (στα 45,3 εκατ.) αντίστοιχα σε σχέση με το
περυσινό 9μηνο. Αιτία τα μη επαναλαμβανόμενα έξοδα (ενδεικτικά το πρόγραμμα εθελουσίας
εξόδου, το κόστος αναβάθμισης των πλοίων κ.ά.) που σχετίζονται με τη συγχώνευση και τη
λειτουργική ενσωμάτωση της ΑΝΕΚ, ύψους 18,5 εκατ. Επιπλέον, το λειτουργικό κόστος
επηρεάστηκε και από την επιβάρυνση για αγορά δικαιωμάτων ρύπων, ύψους 14,1 εκατ.
Η αγορά θέλει. Μπορεί όμως;
-Η προχθεσινή αισιόδοξη και δυναμική συνεδρίαση έδωσε μια άνοδο +2,21% για τον Γενικό
Δείκτη. Αυτή η άνοδος ήταν και η μεγαλύτερη της χρονιάς. Δεν μπορεί περισσότερο η σημερινή
Ελληνική Κεφαλαιαγορά. Κι αυτό φάνηκε χθες. Η συνεδρίαση ξεκίνησε αισιόδοξα για να
συνεχίσει στο προχθεσινό ανοδικό μοτίβο. Ο Γενικός Δείκτης έφτασε μέχρι τις 1.436 μονάδες
(+0,79%), εκεί όμως κατάλαβε ότι οι δυνάμεις του τον εγκατέλειψαν και διολίσθησε μέχρι
1.429,22 μονάδες (+0,34%). Τράπεζες και JUMBO ήταν οι χθεσινοί πρωταγωνιστές. Από τα 30
εκατ. μετοχές που διακινήθηκαν χθες, τα 23,4 εκατ. αφορούσαν τραπεζικούς τίτλους. Η Εθνική
έδειξε μια άνεση και σκαρφάλωσε στα 7,2 ευρώ (+ 3,69%), Alpha Bank και Eurobank
ακολούθησαν όχι με τον ίδιο ενθουσιασμό αλλά με άνοδο της τάξης 1,6% και η Piraeus έμεινε
από δυνάμεις αφού έκλεισε με κέρδη +0,3% στα 3,64 ευρώ. Η Jumbo ξεχώρισε με +3,2% στα
25,8 ευρώ, η Aegean ακολούθησε με +1,80% και ΟΤΕ με +0,93%. Στο υπόλοιπο ταμπλό, οι
επενδυτές είχαν διάθεση ρευστοποίησης για να κλειδώσουν τα κέρδη προηγούμενων ημερών.
Μ’ αυτά και μ’ αυτά η αξία των συναλλαγών ανέβηκε στα 137,16 εκατ. ευρώ, με λίγα πακέτα
αξίας 5,6 εκατ. ευρώ.
Η Γερμανία πέφτει, ο DAX ανεβαίνει
-Μέσα στους πολλούς πονοκεφάλους των διαχειριστών κεφαλαίων, αυτή την εποχή είναι και το
Γερμανικό Χρηματιστήριο. Η γερμανική οικονομία -για 2η διαδοχική χρονιά- εμφανίζει αρνητική
ανάπτυξη, οι τιμές ανεβαίνουν, οι απεργίες πληθαίνουν, μεγάλες βιομηχανίες απειλούν να
κλείσουν εργοστάσια και -κόντρα σε όλα τα ανωτέρω- ο δείκτης DAX του Γερμανικού
Χρηματιστηρίου, πέτυχε χθες ένα ιστορικό ορόσημο, σπάζοντας το όριο των 20.000 μονάδων
για πρώτη φορά. Από την αρχή του έτους έχει αυξηθεί κατά σχεδόν 20%. Δεν είναι η
κερδοφορία των εταιρειών που ανεβάζει τις τιμές στο Γερμανικό Χρηματιστήριο. Δεν είναι η
ανάπτυξη. Είναι η προθυμία των επενδυτών να πληρώσουν ακριβότερα για τις ίδιες μετοχές. Ο
δείκτης τιμής προς κέρδη (P/E) του DΑΧ αυξήθηκε από 12,3 τον Ιανουάριο σε 15,2 σήμερα.
Κατά μία παράξενη συνάρτηση, ο DAX παίρνει δύναμη από τα διαδοχικά πάρτι στη Wall
Street. Η κεφαλαιοποίηση του Αμερικανικού Χρηματιστηρίου αντιπροσωπεύει πλέον το 74%
του MSCI World Index, ένα νέο υψηλό όλων των εποχών. Από το τέλος της
χρηματοπιστωτικής κρίσης του 2008, το ποσοστό αυτό έχει αυξηθεί κατά περίπου 25 μονάδες.
Αντιθέτως, το μερίδιο της Ευρώπης κατά περίπου 15 μονάδες και οι επενδυτές πιστεύουν ότι
πρέπει να καλύψουν αυτή τη μεγάλη απόσταση. Ο αμερικανικός δείκτης S&P 500 έχει
προσφέρει απόδοση +450% τα τελευταία 15 χρόνια σε σύγκριση με κέρδη +70% του Euro
Stoxx 50.
Μιλούν για τη Γαλλία… για να ξεχάσουν την Αμερική
-Καθημερινές είναι πλέον οι βαθυστόχαστες αναλύσεις -αμερικανικών οίκων, κυρίως- για το
πού μπορεί να οδηγήσει η κρίση χρέους στη Γαλλία, αφού το Δημόσιο Χρέος των 2,8
τρισεκατομμυρίων έφτασε το 112% ως ποσοστό του ΑΕΠ. Μ’ έναν περίεργο τρόπο όλοι αυτοί
οι αναλυτές παραλείπουν να μιλούν για το Αμερικανικό Χρέος το οποίο έχει αισίως φτάσει στα
36 τρισεκατομμύρια δολάρια, δηλαδή στο 121% του ΑΕΠ. Το μακρινό 2008 το Αμερικανικό
Δημόσιο Χρέος δεν ξεπερνούσε το 60% του ΑΕΠ. Τώρα όμως η κυβέρνηση του Προέδρου
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Τραμπ θα πρέπει να βρίσκει 3,8 δισεκατομμύρια δολάρια ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ, μόνο για την
εξυπηρέτηση των τόκων. Ούτε την εποχή του Β’ Παγκοσμίου Πολέμου δεν είχε περάσει το
Δημόσιο Χρέος το 120% του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος.
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Χρηματιστήριο: To τραπεζικό ράλι και η συνέχεια
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ενθαρρυντικές ενδείξεις από τη χθεσινή συνεδρίαση, με τις εισηγμένες να ξεπερνούν ξανά το
όριο των 100 δισ. ευρώ κεφαλαιοποίησης. Οι κινήσεις των traders. Ποιες μετοχές είναι στο
επίκεντρο.
Σε νέα ιστορικά υψηλά η Wall Street, σε επιφυλακή οι επενδυτές στα ευρωπαϊκά-με το Παρίσι
στο επίκεντρο- και στο Χρηματιστήριο Αθηνών άνοδος 2,2 δισ. ευρώ , μετά τις τοποθετήσεις
Μητσοτάκη στο Λονδίνο. Στις 6.047,15 (0,24%) ο S&P500, από 0,15% υψηλότερα τα futures
με τους traders να αναμένουν την ανακοίνωση της απασχόλησης στις ΗΠΑ. Από τις 7.236,89
(0,02%) ο CAC40, από τις 19.933,62 (1,56%) ο DAX και στο ΧΑ "άλμα" 2,21% για τον Γενικό
Δείκτη στις 1.424.33 μονάδες, με μοχλό τον τραπεζικό κλάδο αλλά και τα blue chips στην
συντριπτική πλειονότητά τους. Με τον Δείκτη Τραπεζών να αντιδρά 4,67% στις 1.202,88 και με
τον FTSE25 με 2,83% στις 3.451,83 μονάδες, η χθεσινή συνεδρίαση θεωρήθηκε από
χρηματιστές σημείο καμπής και αναφοράς. Το τελικό αποτέλεσμα άκρως ενθαρρυντικό, καθώς
η συνολική αποτίμηση των εισηγμένων αυξήθηκε κατά 2,2 δισ. ευρώ ξεπερνώντας, εκ νέου, το
όριο των 100 δισ. συμβάλλοντας στην ορθολογικότερη προσαρμογή εισηγμένων που είχαν
υποτιμηθεί το προηγούμενο διάστημα. Τραπεζοκεντρική ωστόσο και αυτή η συνεδρίαση,
ενδεικτικό το γεγονός πως από τα συνολικά 34,32 εκατ. μετοχές συναλλαγών τα 29,61 εκατ.
πραγματοποιήθηκαν στις μετοχές των Eurobank (11,59 εκατ. τμχ), Alpha Bank (12,03 εκατ.
τμχ), Εθνική (2,45 εκατ. τμχ) και Πειραιώς . Το έναυσμα για την ενεργοποίηση των αγοραστών
ήταν η διαβεβαίωση του ΠΘ πως θέμα έκτακτης φορολόγησης των τραπεζών δεν υφίστατο, με
αποτέλεσμα σχεδόν αντανακλαστικά να ενισχυθούν οι εντολές από διαχειριστές ξένων funds.
Κοινή εκτίμηση πως, σημαντικό μέρος των εντολών προερχόταν από "γρήγορα χέρια", από
traders που πιθανότατα ενεργούν στο χρονικό πλαίσιο των Τ+2 συνεδριάσεων. Επίσης κοινή
εκτίμηση ότι, η αγορά στην απογοητευτική κατάσταση που είχε περιέλθει χρειαζόταν ένα θετικό
σοκ- προφανώς και με την ενεργό συμμετοχή hedge funds . Σήμερα, πιθανόν αύριο θα
διαφανεί η σύνθεση των χθεσινών αγοραστών, θα αποσαφηνισθεί ο χρονισμός της
αντίδρασης, δλδ εάν και πως θα μπορούσε να αποτελέσει προοίμιο για κάτι πιο
μεσοπρόθεσμο . Πλούσιο το παρασκήνιο από την χθεσινή πρώτη ημέρα του συνεδρίου της
Morgan Stanley- στον ΧΑΜαιλέοντα, από νωρίς το πρωί, μένει να φανεί σήμερα δεύτερη ημέρα
εάν θα αποτελέσει και ένα από τα πιο επιτυχημένα των πολλών τελευταίων χρόνων. Το
χθεσινό δείγμα γραφής ήταν άκρως ενθαρρυντικό, μένει να επιβεβαιωθεί και σήμερα.
Συνεκτιμώντας πως, ακολουθούν κύκλοι παρουσιάσεων από την Wood & Co και την Capital
Link στη Νέα Υόρκη. Σημαντικές εισροές από αγοραστές σε μετοχές εταιρειών-σηματωρών, με
αποτέλεσμα την πειστική άνοδο για Metlen (32,22), Motor Oil (20,10), HelleniQ Energy ( 6,97),
Cenergy Holdings (8,89), ElvalHalcor (1,932), AEGEAN (9,70) ενώ καταγράφηκαν και νέα
υψηλά για ΤΙΤΑΝ (39,80), ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ (18,82). Κλάδος "κλειδί"-μοχλός της χθεσινής
αντίδρασης ο τραπεζικός, παραμένει και σήμερα στο επίκεντρο. Η Αναστασία Παπαϊωάννου
είχε από εχθές το ρεπορτάζ για τα "ψιλά γράμματα" στις τοποθετήσεις των τραπεζιτών στο
Λονδίνο, στα υπόψη όμως και η...μπαλωθιά Χατζηδάκη που αναφέρεται στον ΧΑΜαιλέοντα.
Ενθαρρυντική ένδειξη της χθεσινής συνεδρίασης- πρώτης για τον Δεκέμβριο- η επανεμφάνιση
" ισχυρών χεριών " από την πλευρά των αγοραστών σε σηματωρούς της μεγάλης
κεφαλαιοποίησης, ενεργοποιώντας αντανακλαστικά σε κλάδους αιχμής όπως της "ενέργειας"
(με Metlen, ΔΕΗ, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ) και των "κατασκευών" (ΕΛΛΑΚΤΩΡ, AVAX). Εκτίμηση
χρηματιστών είναι πως, εάν "τρέξουν" επιχειρηματικές διαδικασίες σε αυτούς τους δύο
κλάδους, η προσπάθεια των long θα έχει περισσότερες πιθανότητες συνέχειας και σε ευρύτερο
μέρος του ταμπλό. Οι διεργασίες στο μέτωπο της ElpEdison , η πρόοδος των μεγάλων έργων
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θα μπορούσε να λειτουργήσουν υποστηρικτικά. Την εβδομάδα αυτή, λένε οι πληροφορίες ότι
θα υποβάλουν οι Ιταλοί της Edison την αντιπροσφορά τους για το 50% της Elpedison. Είχε
προηγηθεί στις 22 Νοεμβρίου η πρώτη προσφορά από τη Helleniq Energy. Παράταση έως τον
Απρίλιο του 2025 για τη mega παραχώρηση του ΒΟΑΚ , σύμφωνα με την Πέννυ Κούτρα,
κοινός τόπος πως και η επενδυτική κοινότητα χρειάζεται συγκεκριμένες σημαντικές
επιχειρηματικές ενέργειες. Ενθαρρυντική επίσης, η ενίσχυση μετοχών εταιρειών που
σημειώνουν διψήφια αύξηση των οικονομικών αποτελεσμάτων τρίτου 3μηνου/9μηνου με
ενδεικτική την περίπτωση της Alumil - νέο υψηλό στα 3,995 ευρώ- έχουν προοπτικές (και
αποτιμώνται ελκυστικά)- διακριτή η υπεραπόδοση του τίτλου του ΟΛΠ - σε νέο ιστορικό υψηλό
των 31,70 ευρώ.
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Γιατί ο Βακάκης κοιτά τις ταμειακές ροές και η Jumbo απέχει από τα κλειστά συνέδρια
σε Λονδίνο και Νέα Υόρκη;
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Mπορεί, λοιπόν, η Jumbo να απέχει από τα επενδυτικά συνέδρια, ωστόσο και ανοικτή
επικοινωνία υπάρχει με τα επενδυτικά fund και ικανοποιεί τα αιτήματα, κυρίως όλων όσοι είναι
παλαιοί μέτοχοι
Σχετικά Άρθρα
Ο Βακάκης της Jumbo «πουλάει παιγνίδια αλλά δεν είναι παιγνιδιάρης» - Τι φοβάται και θα
επαναγοράσει ίδιες μετοχές έως 10%
26/09/2024 - 20:44
Jumbo: Αύξηση των πωλήσεων κατά 7% στο 9μηνο 2024
09/10/2024 - 09:26
Η Jumbo ποντάρει στον Trump και βλέπει αλλαγή στη Μέση Ανατολή - Άνοδος 7% στις
πωλήσεις το 10μηνο 2024
07/11/2024 - 10:18
Βλέπει αγοραστές στην μετοχή του χωρίς να χρειάζεται να ταξιδέψει στο κλειστό συνέδριο της
Morgan Stanley, προκειμένου να συναντήσει τους διεθνείς επενδυτές.
Ο λόγος για τον επιχειρηματία και βασικό μέτοχο της Jumbo, κ. Α. Βακάκη, o οποίος προτιμά
να σπαταλά αποτελεσματικά τον χρόνο του και όχι σε βάρος της παραγωγικότητας της
εταιρείας, και τελικώς εις βάρος των μετόχων – συνεταίρων.
Η Jumbo, είναι ίσως η μοναδική εταιρεία του FTSE 25 η οποία δεν συμμετέχει με
εκπροσώπους της ούτε στο κλειστό συνέδριο της Morgan Stanley, ούτε στο συνέδριο της
Capital Link (9 Δεκεμβρίου).
Όταν δε ορισμένοι επενδυτικοί τραπεζίτες (Έλληνες) επιχείρησαν να τον συναντήσουν στο
Μοσχάτο, δεν διέκοψε την δουλειά του, αλλά αντίθετα τους μοίρασε σνάκς και νερά.
Αντί λοιπόν ο επιχειρηματίας, να εξηγεί λ.χ. γιατί το μοντέλο της Jumbo δεν περιλαμβάνει
εξαγορές εταιρειών λιανικής, προτιμά να ελέγχει, τους κωδικούς προϊόντων, τις προμήθειες, το
κόστος, τα αποθέματα, τα ακίνητα και φυσικά τις τιμές.
Όλα όσα, θα φέρουν το ζητούμενο δηλαδή τις ταμειακές ροές.
Και τον ρόλο της απαραίτητης επικοινωνίας με τους ξένους επενδυτές στον εντεταλμένο
σύμβουλο κ. Πόλυ Πολυκάρπου, ο οποίος γνωρίζει καλά τι ζητούν οι επενδυτές καθώς έχει
θητεύσει στην Citigroup και στην Deutsche Bank.
Mπορεί, λοιπόν, η Jumbo να απέχει από τα επενδυτικά συνέδρια, ωστόσο και ανοικτή
επικοινωνία υπάρχει με τα επενδυτικά fund και ικανοποιεί τα αιτήματα, κυρίως όλων όσοι είναι
παλαιοί μέτοχοι.
Ακριβώς, όπως συνέβη με το πρόσφατο placement (3 εκατ. μετοχές) από το προσωπικό του
χαρτοφυλάκιο. Μια συναλλαγή για την οποία επικρίθηκε έντονα, αν και επρόκειτο για
προσωπικές του μετοχές.
Και η κριτική ήταν, εν πολλοίς, και άδικη διότι η Jumbo αποτελεί από τις μοναδικές εταιρείες
του χρηματιστηρίου όπου δεν προβλέπονται ούτε πρόσθετες αμοιβές (bonus), ούτε
διανέμονται δωρεάν μετοχές στον ιδρυτή, ή στα ανώτερα στελέχη.
Τα τελευταία δυο χρόνια μια σειρά από τράπεζες και εισηγμένες του FTSE 25 έχουν αποδυθεί
στην διανομή δωρεάν μετοχών στα στελέχη, οι οποίοι από την μια στιγμή στην άλλη βρίσκονται
κάτοχοι μιας μικρής “περιουσίας”, που ρευστοποιούν άμεσα για να καρπωθούν τις τεράστιες
υπεραξίες.
Επιπλέον, η εταιρεία δεν δανείζεται για την αγορά ιδίων μετοχών και θέσπισε πρόγραμμα
αγοράς ιδίων μετοχών το οποίο είναι επίσης διανομή για τους μετόχους πέραν του μερίσματος.
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Τα μεγάλα ξένα ονόματα – μέτοχοι της Jumbo
Ανάμεσα στους μεγάλους ξένους επενδυτικούς οίκους οι οποίοι έχουν επωφεληθεί από την
μερισματική πολιτική της Jumbo τα προηγούμενα χρόνια είναι η Fidelity Ιnternational (Αμοιβαία
κεφάλαια) με 9,99%, το Capital Group με 5,05%, ενώ η τρίτη μεγαλύτερη συμμετοχή
προέρχεται από ένα επίσης μακροπρόθεσμο fund, το Vangaurd με 2,68%.
Συμμετοχή έχει όμως και το Columbia Treadneedle Ιnvestment με 1,65%, αλλά και το
Νορβηγικό κρατικό fund (Νorges Bank) με 1,57%.
Τις προηγούμενες εβδομάδες στην μετοχή της Jumbo διακινήθηκαν αρκετά πακέτα μετοχών
ένα δείγμα για το διαρκές ενδιαφέρον των ξένων επενδυτών.
Οι τελευταίοι γνωρίζουν καλά πως η πορεία της εταιρείας συνδέεται με όλες τις εποχές του
χρόνου: Χριστούγεννα- Πρωτοχρονιά, Αποκριές, Πάσχα- άνοιξη, καλοκαίρι - διακοπές, και
φθινόπωρο (σχολικά – είδη σπιτιού).
Ο τίτλος της Jumbo το τελευταίο τρίμηνο καταγράφει άνοδο 9,2% και η κεφαλαιοποίηση
επανήλθε στα 3,4 δισ. ευρώ αφού μέχρι σήμερα παρά την αναστάτωση στον Κόλπο του Σουέζ,
η εταιρεία έχει καταφέρει να διατηρεί τις πωλήσεις με ρυθμούς ανώτερους (7%) των
προβλέψεων από την διοίκηση.
Η θετική πορεία στην Ελλάδα, αλλά και η αναπτυσσόμενη ρουμανική αγορά - όπου η εταιρεία
σε λίγα χρόνια θα διαθέτει μια νέα Jumbo- εκτιμάται όχι μόνο θα διατηρήσουν τα κέρδη, αλλά
θέτουν τις βάσεις για περαιτέρω ανάπτυξη.
Παφίλας Δημήτρης
dpafilas@yahoo.com
www.bankingnews.gr
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It’s London time for the top listed companies on the Athens stock exchange
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
During the investment conference held in London by the Athens stock exchange and Morgan
Stanley, Greek companies will mainly refer to acquisitions that they have already planned this
year, but also to their expansion in new markets
As Greek listed companies have already announced their nine-month results, interest is now
turned on their investments plans for 2025.
During the investment conference held in London by the Athens stock exchange and Morgan
Stanley, Greek companies will mainly refer to acquisitions that they have already planned this
year, but also to their expansion in new markets.
They will focus on the disclosure of their investment programs, which will include the
construction of new factories and the creation of new products. At the same time, foreign funds
will be asked how they will deal with the imposition of tariffs by the Trump administration, while
foreigners will want to know how they will respond to the raw materials market. Foreign funds
are expected to show particular interest in companies in the energy sector, especially in the
country’s transition to a lower-emissions mix.
Also, leading international funds will request information on the course of reforms (especially in
the judicial system), but also on the progress of investments within the framework of the
Recovery Fund. 90% of the capitalization of the Stock Exchange, which currently represents a
market value of 85 billion euros, is represented by the presidents and CEOs of the 38 listed
companies who have been in London.
The listed companies participating are: IPTO, Aegean Airlines, Alpha Bank, Athens stock
exchange, Athens International Airport, EYDAP, AustriaCard, Autohellas, Avax, Bank of
Cyprus, Cenergy Holdings, Coca Cola HBC, Ellaktor, Eurobank, Fourlis, GEK Terna, Terna
Energy, OPAP, OTE, Helleniq Energy, Intrakat, Intralot, Kri Kri, Lamda Development, Metlen,
Motor Oil, National Bank, Optima bank, Piraeus Bank, PPA, Profile, PPC, Sarantis, Titan,
Trade Estates, Viohalco, ElvalHalcor and Noval Properties. The biggest names in institutional
companies worldwide have declared their participation in this year’s event. These are
BlackRock, BNP Paribas, Deutsche Bank, Fidelity Management & Research, Goldman Sachs,
GSO, Hamblin Watsa Investments Council, Invesco, JP Morgan, One Investments, Schroders,
Soros Fund Management, Stewart Investors, Trowe Price, TT International and Wellington.
Prime Minister Kyriakos Mitsotakis is expected to open the conference on Monday. He will
participate in a meeting with institutional investors and talk with the vice-chairman of Morgan
Stanley’s Investment Banking, Luigi Rizzo.
Energy issues will also be raised. A fireside chat with Evangelos Mytilineos and Michael
O’Dwyer, Managing Director for Oil & Gas Investment Banking at MS, will follow. Also
scheduled for today is, among other things, a panel with companies that were recently listed on
the Athens Stock Exchange, such as Athens International Airport, Optima and Bank of Cyprus.
The first day closes with the discussion of the Prime Minister’s economic advisor, Alexis
Patelis, with Mike Wilson (Chief Strategist for US Equities and Chief Investment Officer at MS)
and Ellen Zentner (Chief Economic Strategy and Head of Thematic and Macroeconomic
Investments at Morgan Stanley Wealth).
The appointments of listed companies with fund managers and analysts are numerous,
between 750-800, while several have also been booked on the sidelines of the conference that
will be held at Morgan Stanley’s facilities overlooking Cabot Square and the London docks.
This year’s roadshows will conclude on Thursday, December 5, in Geneva, where the Athens
stock exchange is organizing an event with the participation of listed companies of the mid-cap.
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On Monday, December 9, Capital Link is organizing a conference in New York where John
Paulson, a close associate of newly elected US President Donald Trump, will be present and
speak.

https://www.naftemporiki.gr/english/1843554/its-london-time-for-the-top-listed-companies-on-the-athens-stock-exchange/


https://finupnews.gr/

 Publication date: 02/12/2024 07:55

 Similar Stats ranking (Greece): 14602

 link

don't even ask don't even ask don't even ask don't even ask Τραμπ προς BRICKS
(ψάξτε αλλού για κορόιδα), “κλυδωνίζεται” ο Μπαρνιέ, απεργίες στη VW, τα φώτα στο
Λονδίνο, η έμμεση εισαγωγή της Intracom Properties, τα μεγέθη της ElvalHalcor και
ο…ευνοημένος ΤΙΤΑΝ και η αποτίμηση Metlen don't even ask
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
*Καλό μας μήνα, με μία ημέρα καθυστέρηση.
*Άκρως ενδιαφέρουσες οι εξελίξεις, τόσο εκτός-όσο εντός. Κατ’ αρχήν: Με προειδοποιήσεις
Τραμπ κατά BRICS ξεκίνησε ο Δεκέμβριος. Και ακόμη δεν έχει ορκισθεί ο νέος-47ος-
πρόεδρος των ΗΠΑ. «Η ιδέα ότι οι χώρες BRICS προσπαθούν να απομακρυνθούν από το
δολάριο, ενώ εμείς μένουμε και παρακολουθούμε έχει ΤΕΛΕΙΩΣΕΙ», το μήνυμα Τραμπ στους
BRICKS. Προειδοποίηση ευθύτατη (με ανάρτησή της στο δικό του μέσο κοινωνικής δικτύωσης
Truth Social) απαιτώντας την δέσμευση αυτών των χωρών να μη δημιουργήσουν νέο νόμισμα
ή να στηρίξουν άλλο νόμισμα που θα αντικαταστήσει το αμερικανικό δολάριο, αλλιώς οι χώρες
αυτές θα βρεθούν αντιμέτωπες με δασμούς 100%. Ο εκλεγμένος πρόεδρος έχει ήδη ταράξει τις
παγκόσμιες αγορές, πριν αναλάβει τη δεύτερη θητεία του, με απειλές ότι θα επιβάλει
πρόσθετους δασμούς 10% σε προϊόντα από την Κίνα και δασμούς 25% σε όλα τα προϊόντα
από το Μεξικό και τον Καναδά, εάν αυτές οι χώρες δεν κάνουν περισσότερα για να ανακόψουν
τη ροή παράνομων ναρκωτικών και μεταναστών χωρίς έγγραφα από τα σύνορα των ΗΠΑ.
*Σήμερα, Δευτέρα, λήγει η προθεσμία που είχε δώσει η Μαρίν Λεπέν στην κυβέρνηση
Μπαρνιέ, για ουσιαστικές αλλαγές στον Προϋπολογισμό που έχει κατατεθεί. Η απειλή για
καταψήφιση, ο κίνδυνος κατάπτωσης της κυβέρνησης είναι από τα κύρια θέματα-αρχή της
εβδομάδας-. Δεδομένου του μεγέθους της γαλλικής οικονομίας- εν προκειμένω του υπέρογκου
(δημοσίου) χρέους. Υπάρχει και συνέχεια: ο συνασπισμός κομμάτων υπό τον Μελανσόν είναι
έτοιμος να καταθέσει πρόταση μομφής στην κυβέρνηση Μπαρνιέ πριν από τα Χριστούγεννα.
Πως θα αντιδράσει η ΕΚΤ, τι θα κάνει η Κριστίν Λαγκάρντ- εάν χρειαστεί να παρέμβει; -θα
αρχίσει να “σκουπίζει” κατ’ αρχήν τα γαλλικά ομόλογα; Ενα deja vu του 2010, τότε με Μάριο
Ντράγκι και Ελλάδα;
*Αλλά και: ξεκινούν απεργία οι εργαζόμενοι της Volkswagen. Αίτημα να μην κλείσουν
εργοστάσια στη Γερμανία και να μην προχωρήσει το σχέδιο της αυτοκινητοβιομηχανίας για
απολύσεις δεκάδων χιλιάδων ανθρώπων.
*Σαλπάρουν μακριά από την Ευρώπη τα κρουαζιερόπλοια. Ελλάδα, Κροατία και Ιταλία
επιβάλλουν περιορισμούς ή αυξημένο κόστος. Ιδιωτικά νησιά στην Καραϊβική η απάντηση των
μεγάλων ομίλων που έχουν έσοδα ρεκόρ.
*Στα καθ’ ημάς: είδα αποσπασματικά την συνέντευξη Μητσοτάκη στον ΑΝΤ1. Κράτησα ότι
αφορά στην επιχειρηματικότητα και τις επενδύσεις/χρηματιστήριο. Για το επίμαχο της
εικοτολογίας περί ενδεχόμενης έκτακτης φορολόγησης των τραπεζικών κερδών, ο ΠΘ
φρόντισε να καταστήσει σαφή την πρόθεση του, πριν την έναρξη του Συνεδρίου της Morgan
Stanley, στέλνοντας το σχετικό μήνυμα από την Αθήνα. Ήταν συγκεκριμένος “…με τους
καινούργιους δημοσιονομικούς κανόνες, τα πρόσθετα έσοδα ειδικά από έκτακτες
φορολογήσεις δεν μπορούμε να τα ξοδέψουμε, γιατί έχουμε οροφές δαπανών, άρα θα ήταν και
λίγο δώρο άδωρον να το κάνουμε αυτό. Την κάναμε το 2024 με τα διυλιστήρια, γιατί ήταν η
τελευταία χρονιά που είχαμε τη δυνατότητα να το κάνουμε. Άρα δεν έχει νόημα να συζητάμε
πια για έκτακτες φορολογήσεις διότι δεν μπορούμε τα χρήματα αυτά να τα ξοδέψουμε
ξεπερνώντας τις οροφές δαπανών» και αντέτεινε τις διαρθρωτικές παρεμβάσεις, όπως η
μείωση της φοροδιαφυγής, που είναι η πιο δίκαιη πολιτική…”. Για να δούμε, στο ταμπλό θα
φανεί.
*Αλλά και 2-3 απαντήσεις πολιτικού χαρακτήρα- με έμμεσο επιχειρηματικό/επενδυτικό
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ενδιαφέρον: “… δεν υπάρχει καμία περίπτωση να αρχίσω να πειραματίζομαι με τη μηχανική
του εκλογικού νόμου για να διευκολύνω με κάποιο τρόπο την αυτοδυναμία…”, δηλαδή δεν
τίθεται ζήτημα αύξησης του ορίου εισόδου ενός κόμματος στη Βουλή από το 3% στο 5%.
Όμως, εάν το θέμα τεθεί λ.χ. από τον Νίκο Ανδρουλάκη συνδυαστικά με πρόταση πως το
bonus αυτοδυναμίας θα το εισπράττουν και “συνασπισμοί κομμάτων”; Εάν ο ΠΘ δώσει στον
αρχηγό της Αξ. Αντιπολίτευσης την επιστολική ψήφο των Αποδήμων και στις Εθνικές; Ο Κ.Μ
δεν σκοπεύει να διεκδικήσει ανώτατο ευρωπαϊκό αξίωμα. ΟΚ όμως έχει φροντίσει η
διπλωματική σύμβουλος του Άννα Μαρία Μπούρα να πάει στην θέση του Αντόνιο Κόστα
(προληπτικά υποθέτω, εναλλακτικά; θα δείξει). Εμφανής η στροφή του, μετά την σαρωτική
επικράτηση Τραμπ. Και δεν θα αναφερθώ στα της woke ατζέντας κ.λ.π. Αλλά στα αμιγώς
“οικονομικά”, αλλαγή 180ο και εστίαση στη μεσαία τάξη και πρόνοιες για την άμβλυνση της
υπο-γεννητικότητας. Εκτίμηση της DeA- αυστηρά προσωπικής, εξηγούμαι- προοπτικά ο Κ.Μ
θα πρέπει να πορευτεί με άλλον υπ. Οικ. έναν πιο φιλολαϊκό- έχω κατά νου έναν πρώην
τραπεζίτη- ο οποίος εδώ και καιρό “μιλάει αυτή την γλώσσα”. Εν καιρώ, θα ειπωθούν
περισσότερα, το ρεπορτάζ είναι ενδελεχές και δυναμικό.
*Συμπληρωματικά θα σταθώ και σε μία δήλωση του υπ.Εξ (στον Real FM) πως “…η Ελλάδα
θα αποφύγει τις μονομερείς ενέργειες…(σ.σ έναντι της Τουρκίας). Πρακτικά με την σύνδεση
Κύπρου-Ελλάδας τι θα γίνει, επί του (θαλάσσιου) πεδίου εννοώ, καθώς η Άγκυρα ήταν πολύ
σαφής. Για να μην επεκταθώ στις άλλες (μεταξύ νήσων του Ανατ.Αιγαίου και Δωδεκανήσων).
Εκτίμηση παραγόντων τους οποίους εμπιστεύομαι είναι ότι, πολλά ζητήματα πολιτικού
χαρακτήρα θα εξελίσσονται με άμεση/έμμεση επενέργεια και στο επιχειρηματικό/επενδυτικό
πεδίο.
*Στα της αγοράς, να δούμε τι θα βγει από το Συνέδριο της Morgan Stanley- σήμερα-αύριο στο
Λονδίνο- ακολουθούν της Wood & Co και της Capital Link. Εάν πεισθούν οι fund managers στο
θέμα των τραπεζών, τότε θα μπορούσε να επιχειρηθεί ένα year-end-rally. Δυνάμεις να
ακολουθήσουν τις τράπεζες υπάρχουν. Από την ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ που μετά την ολοκλήρωση της
μεταβίβασης του 67% της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακής στη Masdar δικαιολογεί άλλη/μεγαλύτερη
αποτίμηση. Θεωρώ πως, εισροές έχουν ενεργοποιηθεί εδώ και 4-5 συνεδριάσεις.
*Πρεμιέρα σήμερα για την Ευρώπη Holdings- όπως μετονομάζεται η Κλουκίνας-Λάππας- με
την εισαγωγή προς διαπραγμάτευση 70.362.390 νέων μετοχών που προέκυψαν από την αμκ
λόγω συγχώνευσης με απορρόφηση της Intracom Properties. Σημειώνεται ότι, δικαιούχοι των
Νέων Μετοχών είναι οι μέτοχοι της απορροφημένης εταιρίας που ήταν εγγεγραμμένοι στο
μετοχολόγιό της κατά την 21.11.2024 (record date). Θυμίζω πως, ακίνητα αξίας 121,3 εκατ. και
ετήσια έσοδα από μισθώματα 7 εκατ. ευρώ θα έχει η νέα εταιρία αποτέλεσμα της συγχώνευσης
των Intracom Properties (θυγατρική της Intracom Holdings του Ομίλου Σ. Κόκκαλη) και Ι.
Κλουκίνας – Ι. Λάππας (ΚΛΜ) με απορρόφηση της πρώτης από τη δεύτερη (εισηγμένη στο
ΧΑΑ εταιρία). Σύμφωνα με το Πληροφοριακό Σημείωμα, για την έμμεση εισαγωγή της Intracom
Properties στο Χρηματιστήριο Αθηνών, το οποίο δόθηκε στη δημοσιότητα, βασικές
δραστηριότητες της νέας εταιρίας θα είναι το real estate και οι ασφάλειες. Στη νέα εταιρία η
Intracom Holding κατέχει το 66,364% του μ.κ , η Green Hydepark Investments LIM η οποία
ελέγχεται 100% από τον εφοπλιστή Γιώργο Μουνδρέα, 8,498%. Ποσοστό 25,138% έχει το
ευρύ επενδυτικό κοινό (free float).
*ElvalHalcor, άρεσαν τα μεγέθη τρίτου 3μηνου/9μηνου, “τιμολογήθηκαν” θετικά από τους
επενδυτές. Εισροές έως τα 1,9 ευρώ.
*Ποια είναι η εισηγμένη που ευνοείται περισσότερο (από οποιαδήποτε άλλη) από τις εξελίξεις
στις ΗΠΑ; Σωστά, ο όμιλος TITAN Cement International. Προτεραιότητα Τραμπ, η θέσπιση
φοροελαφρύνσεων για τις εταιρείες που έχουν έδρα τους τις ΗΠΑ, η δε επιβολή δασμών σε
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κινεζικά (και άλλων χωρών) προϊόντα θα ενισχύσει την ανταγωνιστικότητα των αμερικανικών
(και “αμερικανικών”) επιχειρήσεων. Και ο όμιλος TCI- υπό τον Μαρσέλ Κομπούζ- και εδραία
παραγωγική βάση διαθέτει (Ν.Α Πολιτείες) και θυγατρική made in USA- TITAN America-
διαθέτει.
*Metlen: ούτε καν 4,5 δισ. Εάν ήταν στο LSE θα “τιμολογούνταν” στα 6 δισ. at least. Με
επαναλαμβανόμενα ebitda 1 δισ., τι να λέμε…
*Motor Oil: με την προϋπόθεση πως το οικονομικό επιτελείο όντως δεν θα επιφυλάξει κι
άλλους αιφνιδιασμούς…
*Alumil. Νέα υψηλά για τη μετοχή της εταιρείας που στο εξαγωγικό κομμάτι της πηγαίνει
“σφαίρα”. Πειστικός και ο Γιώργος Μυλωνάς στην τελευταία ενημέρωση επενδυτών/αναλυτών.
*Αθόρυβα, σε νέα υψηλά η BriQ.
*Και τέλος, για τους πιο insiders: Απογείωση για το XRP στο +21% στα 1,77$,αφου
αναμένονται νέες θετικές εξελίξεις με την SEC των ΗΠΑ. Μεγάλα κέρδη με διπλασιασμό σε
πολύ σύντομο διάστημα. Το πιο “αδικημένο” και υποτιμημένο κρυπτο! Διάσπαση των 2$,θα
φέρει νέα έντονη ανοδική κίνηση με στόχο τα 3$. Και ο αντίλογος: Σαν chain δεν το πιστεύω
τόσο, για μένα το μέλλον για DeFI κτλπ είναι το Algorand. Η ομάδα που το τρέχει είναι
απίστευτη και ο founder είναι ο Silvio Micali.
*Αυτά, για αρχή Δεκεμβρίου και ειδικά σήμερα, προσοχή στο Παρίσι. Από τις 7.235 μονάδες ο
CAC40, με απώλειες 2,60% τον Νοέμβριο και νωπό το “χτύπημα” των vulture funds στα assets
της δεύτερης μεγαλύτερης οικονομίας της Ευρώπης. Στα 80,72 ευρώ η μετοχή της
Volkswagen. Και εδώ θα έχει ενδιαφέρον το short.
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Ώρα Λονδίνου για την αφρόκρεμα του ελληνικού Χρηματιστηρίου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι θα ζητήσουν να μάθουν οι ξένοι επενδυτές και θα αποκαλύψουν οι εισηγμένες
Ανέστης Ντόκας • [email protected]
Με τα αποτελέσματα εννεαμήνου να έχουν ήδη δημοσιευτεί από τις εισηγμένες, το ενδιαφέρον
που θα προκύψει στις συναντήσεις με τα ξένα funds στο Λονδίνο είναι οι αποκαλύψεις των
επενδυτικών σχεδίων των εισηγμένων για το 2025.
Στο επενδυτικό συνέδριο που διοργανώνει η ΕΧΑΕ μαζί με τη Morgan Stanley, σήμερα και
αύριο, στην πρωτεύουσα του Ηνωμένου Βασιλείου, οι εταιρείες θα αναφερθούν κυρίως σε
πιθανές εξαγορές που έχουν ήδη σχεδιάσει από φέτος, αλλά και σε ανάπτυξη των εργασιών
τους σε νέες αγορές.
Κυρίαρχο θέμα των συναντήσεων είναι να γνωστοποιηθούν από τις εισηγμένες τα επενδυτικά
τους προγράμματα, που θα περιλαμβάνουν την κατασκευή νέων εργοστασίων αλλά και τη
δημιουργία νέων προϊόντων. Ταυτόχρονα θα ερωτηθούν από τα ξένα funds πώς θα
αντιμετωπίσουν την επιβολή δασμών από την κυβέρνηση Τραμπ, ενώ οι ξένοι θα θελήσουν να
μάθουν πώς θα ανταποκριθούν στην αγορά πρώτων υλών με ένα υποτιμημένο ευρώ. Ιδιαίτερο
ενδιαφέρον αναμένεται να εκδηλωθεί από τα ξένα funds για τις εταιρείες στον ενεργειακό
κλάδο, ειδικά στο ζήτημα της μετάβασης της χώρας σε ένα μίγμα χαμηλότερων εκπομπών
ρύπων.
Επίσης, τα κορυφαία διεθνή funds θα ζητήσουν ενημέρωση για την πορεία των
μεταρρυθμίσεων (ειδικά στο δικαστικό σύστημα), αλλά και για την πρόοδο των επενδύσεων
στο πλαίσιο του Ταμείου Ανάκαμψης. To 90% της κεφαλαιοποίησης του Χρηματιστηρίου, που
αντιπροσωπεύει σήμερα χρηματιστηριακή αξία ύψους 85 δισ. ευρώ, εκπροσωπούν οι
πρόεδροι και διευθύνοντες σύμβουλοι των 38 εισηγμένων οι οποίοι από χθες το βράδυ
βρίσκονται στο Λονδίνο για το φετινό 3ο επενδυτικό συνέδριο «Morgan Stanley and Athens
Stock Exchange Greek Investment Conference».
Οι εισηγμένες που συμμετέχουν είναι οι εξής: ΑΔΜΗΕ, Αεροπορία Αιγαίου, Alpha Bank, EXAE,
Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών, ΕΥΔΑΠ, AustriaCard, Autohellas, Avax, Τράπεζα Κύπρου,
Cenergy Holdings, Coca Cola HBC, Ελλάκτωρ, Eurobank, Fourlis, ΓΕΚ Τέρνα, Τέρνα
Ενεργειακή, ΟΠΑΠ, ΟΤΕ, Helleniq Energy, Intrakat, Intralot, Κρι Κρι, Lamda Development,
Metlen, Motor Oil, Εθνική Τράπεζα, Optima bank, Τράπεζα Πειραιώς, ΟΛΠ, Profile, ΔΕΗ,
Sarantis, Τιτάν, Trade Estates, Viohalco, ElvalHalcor και Noval Properties. Τα μεγαλύτερα
ονόματα των θεσμικών εταιρειών παγκοσμίως δήλωσαν συμμετοχή στη φετινή εκδήλωση.
Πρόκειται για τις BlackRock, BNP Paribas, Deutsche Bank, Fidelity Management & Research,
Goldman Sachs, GSO, Hamblin Watsa Investments Council, Invesco, JP Morgan, One
Investments, Schroders, Soros Fund Management, Stewart Investors, Trowe Price, ΤΤ
Ιnternational και Wellington.
Ο ίδιος ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης αναμένεται σήμερα το πρωί να ανοίξει τις
εργασίες του συνεδρίου, καθώς θα παραβρεθεί σε στρογγυλό τραπέζι με θεσμικούς επενδυτές
και αργότερα θα συνομιλήσει, όπως και στο περσινό event, με τον αντιπρόεδρο του Investment
Banking EMEA της Morgan Stanley, Luigi Rizzo.
Τα ενεργειακά θέματα δεν θα μπορούσαν να λείπουν από το συνέδριο και έτσι ακολουθεί ένα
fireside chat με τον Ευάγγελο Μυτιληναίο και τον Michael O’Dwyer, Managing Director για το
Oil & Gas Investment Banking της MS. Επίσης, για σήμερα είναι, μεταξύ άλλων,
προγραμματισμένο να γίνει ένα πάνελ με τις εταιρείες που μπήκαν πρόσφατα στο
Χρηματιστήριο Αθηνών, όπως είναι ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών, η Optima και η Τράπεζα
Κύπρου.
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Η πρώτη ημέρα κλείνει με τη συζήτηση του οικονομικού συμβούλου του πρωθυπουργού,
Αλέξη Πατέλη, με τον Mike Wilson (επικεφαλής στρατηγικός αναλυτής Αμερικανικών Μετοχών
και διευθυντής Επενδύσεων της MS) και την Ellen Zentner (επικεφαλής Οικονομικής
Στρατηγικής και επικεφαλής Θεματικών και Μακροοικονομικών Επενδύσεων στο Wealth της
Morgan Stanley).
Τα ραντεβού των εισηγμένων με διαχειριστές κεφαλαίων και αναλυτές είναι ήδη πολλά
-αναμένονται μεταξύ 750 και 800-, ενώ αρκετά έχουν κλειστεί και στο περιθώριο του συνεδρίου
που θα πραγματοποιηθεί στις εγκαταστάσεις της Morgan Stanley με θέα την Cabot Square και
τα λονδρέζικα docks.
Η φετινή χρονιά των roadshows κλείνει την Πέμπτη 5 Δεκεμβρίου στη Γενεύη όπου η ΕΧΑΕ
διοργανώνει εκδήλωση με τη συμμετοχή εισηγμένων της μεσαίας κεφαλαιοποίησης. Τη
Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου η Capital Link διοργανώνει στη Νέα Υόρκη συνέδριο όπου θα βρίσκεται
και θα μιλήσει ο Τζον Πόλσον, στενός συνεργάτης του νεοεκλεγέντος Αμερικανού προέδρου
Ντόναλντ Τραμπ.
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To αραβικό ενδιαφέρον για την Helleniq Energy, το ισχυρό upside της Cenergy, οι
ανησυχίες για το ΧΑ, τα roadshows των εισηγμένων, η Attica Holdings κερδίζει έδαφος,
η πονηρή ΓΣ της Τεχνικής, τα πλοία της Disney και το deal της Exxon
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι ανησυχίες για το ενδεχόμενο νέων έκτακτων φορολογήσεων, αλλά και για τη στάση των
ξένων που επενδύουν σε emerging markets, καθώς αν αναβαθμιστεί στο μέλλον η αγορά θα
πρέπει να πουλήσουν, επηρεάζουν την πορεία του Χρηματιστηρίου Αθηνών. Όπως
αναφέρουν πηγές της στήλης, υπάρχουν πωλήσεις από funds, καθώς δεν θα περιμένουν την
τελευταία ώρα για να ρευστοποιήσουν.
Να σημειώσουμε πως δεν πουλάνε γιατί δεν τους αρέσει η εγχώρια αγορά, αλλά γιατί
επενδύουν σε αναδυόμενες. Επομένως αν το ελληνικό χρηματιστήριο αναβαθμιστεί σε 12 ή 18
μήνες θα πρέπει να πάνε σε άλλες αγορές. Λογικό και έχει ξαναγίνει. Όμως από την άλλη δεν
υπάρχουν τα αντίστοιχα funds που αγοράζουν με την προοπτική ότι θα γίνουμε ώριμη αγορά.
Αυτά τα funds θα το κάνουν μετά την ανακοίνωση. Έτσι το Χρηματιστήριο παραμένει πέριξ των
1.400 μονάδων, πότε λίγο πάνω και πότε λίγο κάτω, παρά το γεγονός πως τα αποτελέσματα
εισηγμένων είναι ισχυρά. Ας ελπίσουμε πως κάτι θα βρουν καλό οι ξένοι επενδυτές σήμερα και
αύριο από τις παρουσιάσεις που θα γίνουν στο Λονδίνο (roadhsow Morgan Stanley) και θα
αγοράσουν ελληνικές μετοχές.
Μία μετοχή που το τελευταίο διάστημα έχει τραβήξει τα επενδυτικά βλέμματα είναι αυτή της
HelleniQ Energy. Στο παρελθόν έχουν ακουστεί πολλά σενάρια, για τη μετοχική σύνθεση και
εσχάτως στα χρηματιστηριακά γραφεία κυκλοφορεί πως υπάρχει αραβικό ενδιαφέρον για όλον
τον όμιλο. Η μετοχή ανακάμπτει παρά την επιβολή της έκτακτης φορολογίας. Να σημειώσουμε
πως θα δώσει προσωρινό μέρισμα 0,20 ευρώ τον άλλο μήνα, ενώ οι επενδυτές περιμένουν
νέα από το μέτωπο της ΔΕΠΑ Εμπορίας και της Elpedison. Το καλό σενάριο είναι να πουληθεί
σύντομα η συμμετοχή στην πρώτη, ενώ για τη δεύτερη συμμετοχή η διοίκηση έχει πει πως και
πουλάει και αγοράζει στη σωστή τιμή. Η διαδικασία έχει ξεκινήσει και οι δύο εταιρείες (HelleniQ
και Edison) ανταλλάσσουν προτάσεις. Πρώτη προσφορά έκανε η HelleniQ και αναμένεται η
αντιπροσφορά της Edison.
Περιθώριο ανόδου 45% εντοπίζει η Pantelakis για τη μετοχή της Cenergy και δίνει τιμή στόχο
τα 12,60 ευρώ. Όπως αναφέρει, αν και η τιμή της μετοχής έχει τριπλασιαστεί τα τελευταία δύο
χρόνια, διαπραγματεύεται με εκτιμώμενο για το 2025 P/E 10 φορές και μόλις 6,5 φορές την
εταιρική αξία (EV) προς τα EBITDΑ. Είναι, σημειώνει, ελκυστικά αποτιμημένη και σε μεγάλο
discount έναντι των ομοειδών από τον κλάδο των καλωδίων παρά το γεγονός ότι έχει καλύτερα
περιθώρια κέρδους (16%) και απόδοση κεφαλαίου 23% με παρόμοιες προοπτικές ανάπτυξης.
Η επένδυση στις ΗΠΑ δίνει 1,1 ευρώ ανά μετοχή στην τιμή στόχο, με την εταιρεία να έχει ήδη
τα κεφάλαια για την κατασκευή του εργοστασίου, λόγω της πρόσφατης αύξησης κεφαλαίου
κατά 200 εκατ. ευρώ. Επιπλέον, η χρηματιστηριακή αναφέρει πως δεν υπάρχουν κίνδυνοι σε
βραχυπρόθεσμο ορίζονται από την εκλογή Τραμπ. Τα εκτιμώμενα κέρδη αναμένεται να
σημειώσουν μεγάλη αύξηση και από 88 εκατ. ευρώ το 2023, αναμένεται να φτάσουν τα 129
εκατ. ευρώ το 2024, τα 178 εκατ. ευρώ το 2025 και τα 208 εκατ. ευρώ το 2026. Η Cenergy
συνεχίζει να είναι πάνω στο κύμα της ενεργειακής μετάβασης λέει η Pantelakis, με το
ανεκτέλεστο υπόλοιπο (3,5 δισ. ευρώ) να σκαρφαλώνει σε νέα υψηλά, κυρίως λόγω των
καλωδίων (παραγγελίες 2,5 δισ. ευρώ τα τελευταία δύο χρόνια), αλλά και να υποστηρίζεται και
από τη μεγάλη ανάκαμψη του κλάδου των σωλήνων.  
Το πρώτο δεκαήμερο του Δεκεμβρίου θα είναι «καυτό» για τις ελληνικές εισηγμένες και
ειδικότερα για τους υπεύθυνους των επενδυτικών σχέσεων. Σήμερα και αύριο τρέχει το
συνέδριο της Morgan Stanley στο Λονδίνο, αμέσως μετά την Τρίτη ξεκινάει το συνέδριο της
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Wood (Winter Wonderland) στην Πράγα ως την Παρασκευή 6 Δεκεμβρίου, ενώ την άλλη
Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου θα διεξαχθεί η ημερίδα της Capital Link στην Ν. Υόρκη.
Attica Holdings: Αργά αλλά σταθερά η εταιρία κερδίζει έδαφος κάθε μέρα, καθώς η Strix έχει
αποκτήσει τις μετοχές στα επίπεδα των 2,64 ευρώ ανά μετοχή με δημόσια πρόταση τον
Αύγουστο του 2023. Από τότε στην εικόνα έχουν προστεθεί και χαρτιά από τη συγχώνευση της
ΑΝΕΚ που αλλάζουν το μέσο όρο κτήσης. Ωστόσο δεν αποκλείεται η κίνηση της μετοχής να
συνδέεται και με το κλείσιμο της χρονιάς.
Σύμφωνα με τα στοιχεία του ΑΔΜΗΕ ο Οκτώβριος είχε τη μικρότερη παραγωγή εκπομπών
διοξειδίου άνθρακα, που έχει σημειωθεί ποτέ στη χώρα μας ανά κιλοβατώρα. Συγκεκριμένα η
περιεκτικότητα Co2 έπεσε στο 219 γραμμάρια/KWh λόγω της μειωμένης συνεισφοράς στο
μίγμα ενέργειας από λιγνίτη και της αύξησης των ΑΠΕ. Η ΔΕΗ στο δεκάμηνο έχει 8,03 εκατ.
τόνους εκπομπών (-16% σε σχέση με πέρυσι) με στόχο να μείνει στους 9,61 εκατ. τόνους στο
σύνολο της χρονιάς. Αν το καταφέρει θα είναι νέο ιστορικό χαμηλό στην ιστορία της εταιρίας. Οι
εκπομπές διοξειδίου άνθρακα το 2019 από την ΔΕΗ ήταν στα 23,1 εκατ. τόνοι.
Η Disney επεκτείνει τη δραστηριότητά της στις κρουαζιέρες, με το έκτο της πλοίο, το «Disney
Treasure», το οποίο αναμένεται να ξεκινήσει στις 21 Δεκεμβρίου, ενώ επτά ακόμη πλοία έχουν
προγραμματιστεί να μπουν σε τουριστικές διαδρομές έως το 2031. Αναλυτές επισημαίνουν, ότι
αυτός ο τομέας παρουσιάζει υψηλές αποδόσεις χάρη στα υψηλά επίπεδα πληρότητας και τα
έσοδα ανά δωμάτιο. Ο τομέας των κρουαζιέρων αναμένεται να συμβάλει σημαντικά στην
ανάπτυξη της Disney, με τα λειτουργικά έσοδα να προβλέπεται ότι θα ανακάμψουν το επόμενο
έτος και τα έσοδα από τις κρουαζιέρες να υπερδιπλασιαστούν έως το 2027. Μέχρι το 2032, οι
κρουαζιέρες εκτιμάται ότι θα αποφέρουν περίπου $9 δισ. σε έσοδα και $2,3 δισ. σε λειτουργικά
κέρδη, καθιστώντας τον τομέα αυτόν έναν από τους βασικούς πυλώνες ανάπτυξης της
εταιρείας.
Πονηρή η συνέλευση της Τεχνικής Ολυμπιακής στις 19 Δεκεμβρίου, καθώς το θέμα του
συμψηφισμού ζημιών παρελθουσών χρήσεων ικανοποιεί την συνθήκη της διανομής
μερίσματος. Κάτι στο οποίο δεν μας έχει συνηθίσει καθόλου η εταιρία.
Ο πληθωρισμός στις 20 οικονομίες της Ευρωζώνης υπερέβη τον στόχο του 2% της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας τον Νοέμβριο, αλλά αυτό δεν θα αποτρέψει την ΕΚΤ από το
να συνεχίσει τις μειώσεις επιτοκίων τον επόμενο μήνα και μετά. Σε ετήσια βάση ο
πληθωρισμός επιταχύνθηκε στο 2,3% από 2% τον Οκτώβριο, ενώ ο δομικός πληθωρισμός,
που εξαιρεί τις ευμετάβλητες τιμές ενέργειας και τροφίμων, διέψευσε τις προβλέψεις και
κρατήθηκε στο 2,7%.
Οι αξιωματούχοι της ΕΚΤ έχουν εκπέμψει το σήμα ότι θα υπάρξει τέταρτη μείωση επιτοκίων
φέτος στην τελευταία συνεδρίαση του διοικητικού συμβουλίου σε λιγότερο από δύο εβδομάδες.
Οι πιo ήπιες φωνές, όπως ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννης Στουρνάρας και ο
Πορτογάλος συνάδελφος του Μάριο Σεντένο, ανησυχούν ότι η αδύναμη οικονομία της
Ευρωζώνης ρισκάρει να πέσει ο πληθωρισμός κάτω από τον στόχο του 2% της ΕΚΤ και
ζητούν να μειωθεί το καταθετικό επιτόκιο της ΕΚΤ στο 2% από το σημερινό 3,25%, δηλαδή σε
επίπεδο που θεωρούν ουδέτερο.
Σε παρόμοιο μήκος κύματος και ο Γάλλος κεντρικός τραπεζίτης Φρανσουά ντε Γκαλό, ο οποίος
δήλωσε την Πέμπτη ότι η ΕΚΤ μπορεί να χρειαστεί να χαμηλώσει το κόστος δανεισμού σε
επίπεδα που θα τονώσουν την ανάπτυξη, άποψη που συμπίπτει με τον Ιταλό συνάδελφο του
Φάμπιο Πανέτα.
Είναι δυνατόν η μεγαλύτερη αμερικανική πετρελαϊκή εταιρεία να υπογράφει συμφωνία για την
προμήθεια λιθίου σε μία μεγάλη διεθνή επιχείρηση παραγωγής μπαταριών ηλεκτρικών
αυτοκινήτων;

https://www.liberal.gr/blackbox/arabiko-endiaferon-gia-tin-helleniq-energy-ishyro-upside-tis-cenergy-oi-anisyhies-gia-ha


https://www.liberal.gr/

 Publication date: 02/12/2024 00:18

 Similar Stats ranking (Greece): 231

 link

Για να ρωτάμε, προφανώς η απάντηση είναι καταφατική. Η Exxon Mobil (XOM NYSE)
υπέγραψε στις 20 Νοεμβρίου μία – μη δεσμευτική προς το παρόν – συμφωνία πολυετούς
διάρκειας για να προμηθεύσει την κορεατική βιομηχανία LG Chem (051910 SEOUL) με
περίπου 100.000 μετρικούς τόνους ανθρακικού λιθίου. Το λίθιο θα προέρχεται από το
υπέδαφος της πολιτείας του Άρκανσας και συγκεκριμένα από τον σχηματισμό Smackover, ο
οποίος είναι πλούσιος σε αυτό το μέταλλο και εκτείνεται από την Φλόριντα μέχρι και το Τέξας.
Η εξόρυξη δεν έχει αρχίσει ακόμα, αλλά η συμφωνία με την LG Chem είναι η δεύτερη που
υπογράφει η Exxon από πέρυσι, πράγμα που δείχνει πως η μεγάλη πετρελαϊκή εταιρεία, έχει
αποφασίσει να ασχοληθεί πολύ σοβαρά με το ζήτημα. Το εργοστάσιο της LG Chem είναι ήδη
υπό ανέγερση στην πολιτεία του Τενεσί και όταν ολοκληρωθεί θα είναι το μεγαλύτερο στις ΗΠΑ
στον τομέα της κατασκευής καθόδων για μπαταρίες ηλεκτρικών αυτοκινήτων.
Η απόσταση μεταξύ του Τενεσί και του Άρκανσας δεν είναι πολύ μεγάλη και αυτό προφανώς
είναι ένα σημαντικό πλεονέκτημα για την LG Chem. Δεν είναι όμως το μόνο πλεονέκτημα.
Όπως υποστηρίζει η Exxon Mobil, η μέθοδος με την οποία σκοπεύει να εξορύσσει και να
επεξεργάζεται το λίθιο είναι αυτή της άμεσης εξαγωγής, (Direct Lithium Extraction, DLE).
Η μέθοδος που χρησιμοποιούν μέχρι τώρα σχεδόν όλοι οι παραγωγοί λιθίου και η οποία στην
ουσία συνίσταται στην απόσπαση και συντριβή βράχων είναι λιγότερο αποδοτική και πολύ πιο
βλαπτική για το περιβάλλον. Η άμεση εξαγωγή λιθίου είναι βολική για την μεγάλη πετρελαϊκή
εταιρεία και γιατί μοιάζει από τεχνική άποψη με την μέθοδο υπόγειας εξόρυξης πετρελαίου με
την χρήση τρυπανιών και χημικής επεξεργασίας. Η Exxon Mobil δεν έχει ανακοινώσει ακόμα τις
πλήρεις τεχνικές λεπτομέρειες σχετικά με τον τρόπο εξαγωγής του λιθίου αλλά αυτό δεν
πρόκειται να αργήσει πολύ. Πρώτα όμως θα πρέπει να λυθεί ένα πολύ σημαντικό ζήτημα
καθαρά οικονομικού χαρακτήρα. Αυτό είναι το ποσοστό των δικαιωμάτων που θα αποδίδει
στην πολιτεία του Άρκανσας.
Οι αξιωματούχοι της πολιτείας δεν έχουν ξεκαθαρίσει ακόμα την θέση της σχετικά με αυτό το
πολύ σημαντικό ζήτημα. Όπως αναφέρεται στο σχετικό άρθρο του Reuters, οι αξιωματούχοι
απέρριψαν την πρόταση που έκαναν νωρίτερα μέσα στον Νοέμβριο η Exxon Mobil και άλλες
εταιρείες, που ενδιαφέρονται να εκμεταλλευθούν το λίθιο, που βρίσκεται μέσα στο Smackover
Formation. Η πρόταση των εταιρειών ήταν για την απόδοση ποσοστού 1,82% των εσόδων
τους από το λίθιο στην κυβέρνηση της πολιτείας και στους ιδιοκτήτες των εκτάσεων, στις
οποίες θα γίνεται η εξόρυξη. Η σχετική συζήτηση έχει αρχίσει από το 2018 και δεν είναι πολύ
εύκολη, καθώς δεν υπάρχει και μεγάλη σχετική εμπειρία στον τομέα.
Η πολιτεία και οι γαιοκτήμονες ζητούν αρκετά υψηλότερο ποσοστό δικαιωμάτων, θυμίζοντας
πως στην περίπτωση του αργού πετρελαίου τα αντίστοιχα δικαιώματα είναι ανάμεσα στο 8%
και το 12%. Σύμφωνα με τις πληροφορίες του διεθνούς πρακτορείου, το πιθανότερο είναι να
επιτευχθεί συμφωνία για καταβολή δικαιωμάτων ύψους περίπου 2,5%. Αν δεν επιτευχθεί, η
Exxon μπορεί να αποχωρήσει από την πολιτεία, αλλά αυτό ακούγεται κάπως απίθανο, καθώς
θα ζημιωθεί και η Exxon και η πολιτεία με τους γαιοκτήμονες και το εργοστάσιο της LG Chem.
Εφόσον επιτευχθεί, δεν θα αργήσουμε να μάθουμε τις τεχνικές λεπτομέρειες της μεθόδου
εξαγωγής λιθίου, που θα χρησιμοποιήσει η Exxon Mobil, όπως και να μάθουμε την
δυναμικότητα του project εξαγωγής και επεξεργασίας λιθίου. Και αφού γίνουν αυτά, λογικά θα
δούμε και την υπογραφή τελικής δεσμευτικής συμφωνίας μεταξύ της Exxon και των
υποψήφιων πελατών της.
Αποποίηση Ευθύνης
Το υλικό αυτό παρέχεται για πληροφοριακούς και μόνο σκοπούς. Σε καμιά περίπτωση δεν
πρέπει να εκληφθεί ως προσφορά, συμβουλή ή προτροπή για την αγορά ή πώληση των
αναφερόμενων προϊόντων. Παρόλο που οι πληροφορίες που περιέχονται βασίζονται σε πηγές
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που θεωρούνται αξιόπιστες, ουδεμία διασφάλιση δίνεται ότι είναι πλήρεις ή ακριβείς και δεν θα
πρέπει να εκλαμβάνονται ως τέτοιες.
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Τα περιθώρια για μια… Χριστουγεννιάτικη κίνηση στο Χρηματιστήριο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ποια είναι τα κρίσιμα μέτωπα του Δεκεμβρίου για την εγχώρια και τη διεθνή αγορά. Η εικόνα
στις τράπεζες και δεικτοβαρή blue chip. Η προσοχή και στο roadshow του ΧΑ στο Λονδίνο.
Με προσδοκίες για year end rally ξεκινούν, αύριο οι επενδυτές από Νέα Υόρκη μέχρι
Φρανκφούρτη, Παρίσι και Χρηματιστήριο Αθηνών. Στην Wall Street, μετά το 3,76% του S&P
500 τον Νοέμβριο η εκκίνηση γίνεται από τις 6.032,38 μονάδες. Από 1,92% για τον DAX στις
19.626,45 από 2,60% χαμηλότερα για τον CAC 40 στις 7.235,11 και από 0,84% για τον Γενικό
Δείκτη στις 1.393,49 μονάδες. Στις 12 και 17-18 Δεκεμβρίου οι συνεδριάσεις ΕΚΤ και Fed
αντίστοιχα, όπου θα καθοριστεί η επιτοκιακή πολιτική για τα πρώτα τρίμηνα του 2025. Για το
ΧΑ, η διάψευση των προσδοκιών που είχαν οι long για ανοδική διόρθωση τον Νοέμβριο (μετά
την «βουτιά» 4,77% του Οκτωβρίου/βαθύτερη το 2024) έχει ως συνέπεια την μετριοπαθή
στάση των ενεργών επενδυτών. Κλάδος « βαρίδι » ο τραπεζικός, με τον Δείκτη Τραπεζών
μόλις 0,11% (τον Νοέμβριο) μετά το ηχηρό μείον 8% (τον Οκτώβριο) απόρροια συνδυαστικά
του placement της Εθνικής και της εικοτολογίας για τον ενδεχόμενο κίνδυνο επιβολής έκτακτου
φόρου στις τράπεζες. Οσον αφορά στο πρώτο, με τη μετοχή της ΕΤΕ στα 6,666 ευρώ
χαμηλότερα των 7,55 ευρώ του placement -πολύ δε περισσότερο των 7,94 ευρώ-
ενδοσυνεδριακά υψηλό της πρώτης συνεδρίασης της σχετικής διαδικασίας- οι εγκλωβισμένοι
είναι ευάριθμοι. Ως προς το δεύτερο, μένει να φανεί εάν από το «βήμα» του συνεδρίου της
Morgan Stanley θα βάλει «τέρμα» στα σενάρια/επιφυλάξεις ο ίδιος ο ΠΘ. Ηδη χθες έσπευσε να
δηλώσει σε συνέντευξη ότι δεν πρέπει να περιμένουμε άλλες έκτακτες εισφορές .
Αύριο-μεθαύριο το roadshow του ΧΑ, με επιτελικούς παράγοντες σχεδόν 40 εταιρειών να
παρουσιάζουν τις προοπτικές για το 2025 . Ακολουθούν η ημερίδα της Wood και το συνέδριο
της Capital Link στη Νέα Υόρκη. Από την πειστικότητα των απαντήσεων του ΠΘ και του
οικονομικού συμβούλου του θα διαφανεί εάν θα ενεργοποιηθούν αγοραστές στον τραπεζικό
κλάδο, συνακόλουθα στα blue chips. Δεδομένης της αυξημένης βαρύτητας στάθμισης που έχει
η Εθνική στην διαμόρφωση των Γενικού Δείκτη και του FTSE 25 η στάση των traders θα
εξαρτηθεί από την τάση της συγκεκριμένης μετοχής. Στο 7,29% η μηνιαία διόρθωση, στο
17,91% στο 6μηνο και, πλέον, μόλις 6,98% το θετικό πρόσημο για το 2024. Διαφοροποιημένη
-εν μέρει- η εικόνα για τα blue chips (έναντι των τραπεζικών). Με γνώμονα τα οικονομικά
αποτελέσματα 3μηνου, τις προοπτικές συνδυαστικά με τις εξελίξεις σε επιχειρηματικό επίπεδο
η τακτική των επενδυτών. Τα αποτελέσματα είναι μία παράμετρος για την επιλογή (ή όχι) μίας
εισηγμένης, με τον Στέφανο Κοτζαμάνη να τα «χαρτογραφεί» αναλυτικά . Συμφωνίες, με πιο
ενδεικτική και σημαντική της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ με την Masdar για την πώληση του 67% του μ.κ της
ΤΕΡΝΑ Ενεργειακής, προοπτικές λ.χ. του ΙΡΟ της TITAN America τον Ιανουάριο, εξελίξεων
όπως της παρουσίας της « Ευρώπη Holdings » (αύριο ξεκινά η διαπραγμάτευση των νέων
μετοχών) κ.α συνεκτιμώνται από την κοινότητα. Επίσης οι «νίκες» Viohalco στο μέτωπο της
ρευστότητας , που αναφέρεται ο Στέφανος είναι άλλη μία παράμετρος, σημειώνοντας πως οι
εισροές στον τίτλο της ElvalHalcor ήταν απόρροια του θετικού 9μηνου της εταιρείας. «Πτωχός»
ο Νοέμβριος για τα blue chips, λιγοστές οι περιπτώσεις που ξεχώρισαν (TCI, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ,
ElvalHalcor, Coca Cola HBC, Eurobank, Alpha Bank ) μένει να φανεί εάν θα μπορούσε να
«εμπλουτιστεί» ο Δεκέμβριος, έστω με ένα βραχύβιο year end rally. Πιθανότερο ενδεχόμενο,
σύμφωνα με χρηματιστές το stock picking σε τραπεζικά χαρτιά και blue chips, εκτός εάν από
Λονδίνο και Νέα Υόρκη προκύψουν θεαματικά νέα/εξελίξεις. Οντως, ένα οριστικό «κλείσιμο»
της εκκρεμότητας με την φορολόγηση των κερδών των τραπεζών θα μπορούσε να
ενεργοποιήσει αγορές με στόχο τις 1.181 μονάδες -πρώτη αντίσταση για τον ΔΤΡ- προοπτικά
προς τις 1.204,την κύρια αντίσταση. Εχοντας χαθεί το μεγαλύτερο μέρος των διψήφιων κερδών
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του ΔΤΡ κατά το πρώτο 5μηνο, μένει να φανεί εάν θα μπορούσε να αποτελέσει την θετική
έκπληξη μέχρι τις εορτές. Με τους διαχειριστές να «κλείνουν τα βιβλία» τους, όπως σημειώνει ο
Γιώργος Α. Σαββάκης το ερώτημα είναι τι φέρνει για μετοχές, ομόλογα και εμπορεύματα το
2025. Ηδη, ο επερχόμενος νέος πρόεδρος των ΗΠΑ προειδοποιεί τα μέλη των BRICKS για
επιβολή δασμών 100% εάν προχωρήσουν τις διαδικασίες για τη δημιουργία «νέου
νομίσματος».
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Υποδομές/Κατασκευές – Real Estate: «Πετάνε» για Λονδίνο και Νέα Υόρκη με στόχο τα
ξένα funds – Η διευρυμένη «λίστα»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι ισχυροί του τομέα κατασκευών – υποδομών αλλά και κάποια από τα σημαντικότερα «μέλη
του κλαμπ» της αγοράς ακινήτων ετοιμάζονται να δώσουν το παρών σε road shows που
διοργανώνονται τον Δεκέμβριο. Ευκαιρία για παρουσίαση μεγεθών, προοπτικών, επενδύσεων
και θεσμικών θεμάτων σε παλιούς ξένους «γνώριμους» και νέα διεθνή funds. Ποιοι
προγραμματίζουν να «ταξιδέψουν».
Οι ισχυροί του τομέα κατασκευών – υποδομών αλλά και κάποια από τα σημαντικότερα «μέλη
του κλαμπ» της αγοράς ακινήτων ετοιμάζονται να «πετάξουν» μέσα στις επόμενες ημέρες σε
Ευρώπη και ΗΠΑ για να δώσουν το παρών σε συνέδρια που διοργανώνονται, έχοντας, για
ακόμα μία φορά, την ευκαιρία να έρθουν σε επαφή με θεσμικά χαρτοφυλάκια, private equities,
ξένους οίκους, fund managers και γενικότερα με το «διεθνές επενδυτικό κεφάλαιο». Ο λόγος,
κατ’ αρχάς, για το μεγάλο συνέδριο που θα πραγματοποιηθεί το διήμερο 2-3 Δεκεμβρίου υπό
την αιγίδα της Morgan Stanley και της ΕΧΑΕ. Εκτός από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, θα μιλήσουν
ο οικονομικός σύμβουλος του πρωθυπουργού Αλέξης Πατέλης και ο διευθυντής επενδύσεων
της Morgan Stanley Μάικ Γουίλσον. Σε δεύτερο χρόνο, λίγες ημέρες μετά, στις 9 Δεκεμβρίου,
θα πραγματοποιηθεί το 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum (Greece – Speeding
Ahead Post Investment Upgrade, υπό την αιγίδα της Capital Link, στο Metropolitan Club).
Μάλιστα, ενδιάμεσα, υπάρχει, για όσες εισηγμένες… ενδιαφέρονται, και το επόμενο road show
της ΕΧΑΕ στη Γενεύη, στις 5 Δεκεμβρίου, όπου θα παρουσιαστούν εταιρείες από τη μεσαία
κεφαλαιοποίηση, πριν κλείσει ο παρών κύκλος του 2024 στην άλλη όχθη του Ατλαντικού.
Εκπρόσωποι των ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, AKTOR, ΑΒΑΞ, METLEN, αλλά και των Lamda Development,
Dimand, Trastor, Trade Esates, Noval Property, ΕΥΔΑΠ κ.α., αν δεν προκύψουν προσθήκες ή
ακυρώσεις της τελευταίας στιγμής, θα μπορούν να συσφίξουν τις σχέσεις τους με γνώριμα
χαρτοφυλάκια, αλλά και να παρουσιάσουν σε νέα funds τα οικονομικά μεγέθη, τις επενδύσεις
που προωθούν ή έχουν στα σκαριά, τα νέα πλάνα στο πλαίσιο μετασχηματισμού τους, τις
συμφωνίες που επεξεργάζονται, τις προοπτικές για τους κλάδους τους αλλά και γενικότερα για
την εγχωρία οικονομικά – επιχειρηματικότητα, όπως και τα διεθνή τους σχέδια.
Οι εγχώριες συμμετοχές
Άλλωστε, ο leader του χώρου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ πρόσφατα μόλις ολοκλήρωσε το deal για την
ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή, έχοντας επενδυτική ισχύ άνω των 3 δισ. ευρώ και πλάνο 10 δισ. ευρώ (με
αιχμή τις Παραχωρήσεις), η ΕΛΛΑΚΤΩΡ είναι σε φάση μετασχηματισμού, η AKTOR έχει
περάσει σε άλλο επίπεδο προωθώντας επενδύσεις 2 δισ. ευρώ (και ΑΜΚ) και «χτίζοντας» νέο
επιχειρηματικό προφίλ, η ΑΒΑΞ υλοποιεί κάποια από τα μεγαλύτερα έργα υποδομών στην
χώρα, η δε Metlen, κατά βάση κυριαρχεί σε ενέργεια – μέταλλα, έχοντας βάλει πλώρη για το
χρηματιστήριο του Λονδίνου. Στο δε real estate, προφανώς ο Οδυσσέας Αθανασίου θα είναι σε
θέση να προβάλει εκ νέου την μεγάλη ανάπτυξη της Lamda στο Ελληνικό, οι Dimand, Trastor,
Noval, Trade Estates, πέραν των επενδύσεων που προωθούν (γραφεία, αναπλάσεις, logistics,
retail parks κ.α.), προφανώς αναζητούν ξένους επενδυτές (και αγοραστές) για assets ή
μετοχολόγιά τους, ενώ θα έχουν τα στελέχη του χώρου την ευκαιρία αφενός να αναφερθούν
στο νέο πλαίσιο των ΑΕΕΑΠ, αφετέρου να… εξηγήσουν τα μεγάλα discounts στο
χρηματιστήριο και την «αδύναμη εικόνα» των μετοχών.
Το συνέδριο των ΕΧΑΕ – Morgan Stanley
Προφανώς, στις συναντήσεις αυτές δεν θα βρίσκονται βέβαια, μόνο οι όμιλοι του τομέα
κατασκευών – υποδομών και του real estate. Υπό μια ευρύτερη οπτική, για παράδειγμα, στο
road show του Λονδίνου των ΕΧΑΕ – Morgan Stanley, συνολικά έχει προγραμματιστεί να
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δώσουν το παρών 37 εισηγμένες. Ειδικότερα είναι οι ΑΔΜΗΕ, Aegean Airlines, Alpha Bank,
ΔΕΗ, ΕΧΑΕ, Εurobank, Εθνική Τράπεζα, Ελλάκτωρ, Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ,
Austriacard, Autohellas, Avax, Cenergy, Coca Cola, Φουρλής, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, Τέρνα Ενεργειακή,
Τράπεζα Πειραιώς, Tράπεζα Κύπρου, ΟΠΑΠ, ΟΤΕ, Helleniq Energy, Aktor Group, Intralot,
Κρι-Κρι, Lamda Development, Metlen, Motor Oil, Optima Bank, ΟΛΠ, Profile, Σαράντης,
ΤΙΤΑΝ, Trade Estates, Viohalco Group (με τις ElvalHalcor και Noval Property). Κατά συνέπεια,
πέραν του στενού κύκλου των κατασκευαστών ή του real estate, υπάρχουν και άλλες
εισηγμένες από τον ευρύτερο τομέα υποδομών (ενέργεια, βιομηχανία, μεταφορές κ.α.), όπως
οι ΑΔΜΗΕ, Aegean Airlines, ΔΕΗ, Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ, Autohellas, Cenergy, Τέρνα
Ενεργειακή, ΟΤΕ, Helleniq Energy, Motor Oil, ΟΛΠ, Τιτάν, Trade Estates, ElvalHalcor.
Το ραντεβού στη Νέα Υόρκη
Οσον αφορά στο event της Νέας Υόρκης (δεν αφορά μόνο σε εισηγμένες), όπου θα δώσει το
παρών και ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρ. Σταϊκούρας (για την ενότητα
UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK IN GREECE –
INVESTMENT OPPORTUNITIES), θα βρεθούν, μεταξύ άλλων (βάσει της ατζέντας που έχει
γνωστοποιηθεί), και οι Γ. Παρασκευόπουλος (Danos, an alliance member of BNP PARIBAS
Real Estate), Δ. Ανδριόπουλος (CEO Dimand S.A.), Τ. Καζίνος (CEO Trastor), Δ. Μανουσάκης
(Managing Partner & Founder Savills Hellas), όσον αφορά στο πάνελ του real estate (με τίτλο:
REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments). Στο πιο αμιγώς κατασκευαστικό πάνελ
θα βρεθούν η κα Πην. Λαζαρίδου (General Financial Manager Executive Board Director &
Board Member, GEK TERNA Group of Companies), Αντ. Μιτζάλης (Executive Director AVAX
Group), Γ. Μυλωνογιάννης (Chairman of the BoD ELLAKTOR S.A.), αλλά και οι Χ. Σαχίνης
(CEO Athens Water Supply & Sewerage Company SA – EYDAP), Μ. Σιγάλας (Senior Vice
President and Managing Director, Europe Hill International).
Πάντως, στην εκδήλωση θα παραστεί και ο Αλ. Εξάρχου, ενδεχομένως με διπλή ιδιότητα, ως
επικεφαλής της AKTOR Group, όσο και για να μιλήσει για το μέλλον της Attica Bank (αν και θα
βρεθεί η κα Βρεττού), ενώ, μεταξύ άλλων εκπροσώπων της επιχειρηματικής (και όχι μόνο) ελίτ
της χώρας θα είναι η κα Βίβιαν Μπουζάλη (Chief Corporate Affairs & Communication Office
METLEN Energy & Metals), υψηλόβαθμα στελέχη του ενεργειακού κλάδου (ΔΕΗΑΝ, HelleniQ
Energy), των μεταφορών (ΔΑΑ, Attica Group) κ.α. Προφανώς, θα βρεθούν στελέχη από
πλήθος τραπεζών, επενδυτικών οίκων, funds, χρηματιστηριακών κ.α. (Barclays, Goldman
Sachs, Morgan Stanley, BNP Paribas, Nomura, CVC Capital Partners, Oaktree, Brook Lane
Capital, Grifon Capital Advisors αλλά και AXIA Ventures Group, Ambrosia, NBG Securities,
DECA Investments AIFM, Elikonos Capital AIFM, EOS Capital Partners, Halcyon Equity
Partners, SMERemediumCap κ.α.).
Ακολουθήστε το - στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις από την Ελλάδα και
τον κόσμο.
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Υποδομές/Κατασκευές – Real Estate: «Πετάνε» για Λονδίνο και Νέα Υόρκη με στόχο τα
ξένα funds – Η διευρυμένη «λίστα»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι ισχυροί του τομέα κατασκευών – υποδομών αλλά και κάποια από τα σημαντικότερα «μέλη
του κλαμπ» της αγοράς ακινήτων ετοιμάζονται να δώσουν το παρών σε road shows που
διοργανώνονται τον Δεκέμβριο. Ευκαιρία για παρουσίαση μεγεθών, προοπτικών, επενδύσεων
και θεσμικών θεμάτων σε παλιούς ξένους «γνώριμους» και νέα διεθνή funds. Ποιοι
προγραμματίζουν να «ταξιδέψουν».
Οι ισχυροί του τομέα κατασκευών – υποδομών αλλά και κάποια από τα σημαντικότερα «μέλη
του κλαμπ» της αγοράς ακινήτων ετοιμάζονται να «πετάξουν» μέσα στις επόμενες ημέρες σε
Ευρώπη και ΗΠΑ για να δώσουν το παρών σε συνέδρια που διοργανώνονται, έχοντας, για
ακόμα μία φορά, την ευκαιρία να έρθουν σε επαφή με θεσμικά χαρτοφυλάκια, private equities,
ξένους οίκους, fund managers και γενικότερα με το «διεθνές επενδυτικό κεφάλαιο». Ο λόγος,
κατ’ αρχάς, για το μεγάλο συνέδριο που θα πραγματοποιηθεί το διήμερο 2-3 Δεκεμβρίου υπό
την αιγίδα της Morgan Stanley και της ΕΧΑΕ. Εκτός από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, θα μιλήσουν
ο οικονομικός σύμβουλος του πρωθυπουργού Αλέξης Πατέλης και ο διευθυντής επενδύσεων
της Morgan Stanley Μάικ Γουίλσον. Σε δεύτερο χρόνο, λίγες ημέρες μετά, στις 9 Δεκεμβρίου,
θα πραγματοποιηθεί το 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum (Greece - Speeding
Ahead Post Investment Upgrade, υπό την αιγίδα της Capital Link, στο Metropolitan Club).
Μάλιστα, ενδιάμεσα, υπάρχει, για όσες εισηγμένες… ενδιαφέρονται, και το επόμενο road show
της ΕΧΑΕ στη Γενεύη, στις 5 Δεκεμβρίου, όπου θα παρουσιαστούν εταιρείες από τη μεσαία
κεφαλαιοποίηση, πριν κλείσει ο παρών κύκλος του 2024 στην άλλη όχθη του Ατλαντικού.
Εκπρόσωποι των ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, AKTOR, ΑΒΑΞ, METLEN, αλλά και των Lamda Development,
Dimand, Trastor, Trade Esates, Noval Property, ΕΥΔΑΠ κ.α., αν δεν προκύψουν προσθήκες ή
ακυρώσεις της τελευταίας στιγμής, θα μπορούν να συσφίξουν τις σχέσεις τους με γνώριμα
χαρτοφυλάκια, αλλά και να παρουσιάσουν σε νέα funds τα οικονομικά μεγέθη, τις επενδύσεις
που προωθούν ή έχουν στα σκαριά, τα νέα πλάνα στο πλαίσιο μετασχηματισμού τους, τις
συμφωνίες που επεξεργάζονται, τις προοπτικές για τους κλάδους τους αλλά και γενικότερα για
την εγχωρία οικονομικά – επιχειρηματικότητα, όπως και τα διεθνή τους σχέδια.
Οι εγχώριες συμμετοχές
Άλλωστε, ο leader του χώρου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ πρόσφατα μόλις ολοκλήρωσε το deal για την
ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή, έχοντας επενδυτική ισχύ άνω των 3 δισ. ευρώ και πλάνο 10 δισ. ευρώ (με
αιχμή τις Παραχωρήσεις), η ΕΛΛΑΚΤΩΡ είναι σε φάση μετασχηματισμού, η AKTOR έχει
περάσει σε άλλο επίπεδο προωθώντας επενδύσεις 2 δισ. ευρώ (και ΑΜΚ) και «χτίζοντας» νέο
επιχειρηματικό προφίλ, η ΑΒΑΞ υλοποιεί κάποια από τα μεγαλύτερα έργα υποδομών στην
χώρα, η δε Metlen, κατά βάση κυριαρχεί σε ενέργεια – μέταλλα, έχοντας βάλει πλώρη για το
χρηματιστήριο του Λονδίνου. Στο δε real estate, προφανώς ο Οδυσσέας Αθανασίου θα είναι σε
θέση να προβάλει εκ νέου την μεγάλη ανάπτυξη της Lamda στο Ελληνικό, οι Dimand, Trastor,
Noval, Trade Estates, πέραν των επενδύσεων που προωθούν (γραφεία, αναπλάσεις, logistics,
retail parks κ.α.), προφανώς αναζητούν ξένους επενδυτές (και αγοραστές) για assets ή
μετοχολόγιά τους, ενώ θα έχουν τα στελέχη του χώρου την ευκαιρία αφενός να αναφερθούν
στο νέο πλαίσιο των ΑΕΕΑΠ, αφετέρου να… εξηγήσουν τα μεγάλα discounts στο
χρηματιστήριο και την «αδύναμη εικόνα» των μετοχών.
Το συνέδριο των ΕΧΑΕ – Morgan Stanley
Προφανώς, στις συναντήσεις αυτές δεν θα βρίσκονται βέβαια, μόνο οι όμιλοι του τομέα
κατασκευών – υποδομών και του real estate. Υπό μια ευρύτερη οπτική, για παράδειγμα, στο
road show του Λονδίνου των ΕΧΑΕ – Morgan Stanley, συνολικά έχει προγραμματιστεί να
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δώσουν το παρών 37 εισηγμένες. Ειδικότερα είναι οι ΑΔΜΗΕ, Aegean Airlines, Alpha Bank,
ΔΕΗ, ΕΧΑΕ, Εurobank, Εθνική Τράπεζα, Ελλάκτωρ, Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ,
Austriacard, Autohellas, Avax, Cenergy, Coca Cola, Φουρλής, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, Τέρνα Ενεργειακή,
Τράπεζα Πειραιώς, Tράπεζα Κύπρου, ΟΠΑΠ, ΟΤΕ, Helleniq Energy, Aktor Group, Intralot,
Κρι-Κρι, Lamda Development, Metlen, Motor Oil, Optima Bank, ΟΛΠ, Profile, Σαράντης,
ΤΙΤΑΝ, Trade Estates, Viohalco Group (με τις ElvalHalcor και Noval Property). Κατά συνέπεια,
πέραν του στενού κύκλου των κατασκευαστών ή του real estate, υπάρχουν και άλλες
εισηγμένες από τον ευρύτερο τομέα υποδομών (ενέργεια, βιομηχανία, μεταφορές κ.α.), όπως
οι ΑΔΜΗΕ, Aegean Airlines, ΔΕΗ, Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ, Autohellas, Cenergy, Τέρνα
Ενεργειακή, ΟΤΕ, Helleniq Energy, Motor Oil, ΟΛΠ, Τιτάν, Trade Estates, ElvalHalcor.
Το ραντεβού στη Νέα Υόρκη
Οσον αφορά στο event της Νέας Υόρκης (δεν αφορά μόνο σε εισηγμένες), όπου θα δώσει το
παρών και ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρ. Σταϊκούρας (για την ενότητα
UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK IN GREECE –
INVESTMENT OPPORTUNITIES), θα βρεθούν, μεταξύ άλλων (βάσει της ατζέντας που έχει
γνωστοποιηθεί), και οι Γ. Παρασκευόπουλος (Danos, an alliance member of BNP PARIBAS
Real Estate), Δ. Ανδριόπουλος (CEO Dimand S.A.), Τ. Καζίνος (CEO Trastor), Δ. Μανουσάκης
(Managing Partner & Founder Savills Hellas), όσον αφορά στο πάνελ του real estate (με τίτλο:
REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments). Στο πιο αμιγώς κατασκευαστικό πάνελ
θα βρεθούν η κα Πην. Λαζαρίδου (General Financial Manager Executive Board Director &
Board Member, GEK TERNA Group of Companies), Αντ. Μιτζάλης (Executive Director AVAX
Group), Γ. Μυλωνογιάννης (Chairman of the BoD ELLAKTOR S.A.), αλλά και οι Χ. Σαχίνης
(CEO Athens Water Supply & Sewerage Company SA - EYDAP), Μ. Σιγάλας (Senior Vice
President and Managing Director, Europe Hill International).
Πάντως, στην εκδήλωση θα παραστεί και ο Αλ. Εξάρχου, ενδεχομένως με διπλή ιδιότητα, ως
επικεφαλής της AKTOR Group, όσο και για να μιλήσει για το μέλλον της Attica Bank (αν και θα
βρεθεί η κα Βρεττού), ενώ, μεταξύ άλλων εκπροσώπων της επιχειρηματικής (και όχι μόνο) ελίτ
της χώρας θα είναι η κα Βίβιαν Μπουζάλη (Chief Corporate Affairs & Communication Office
METLEN Energy & Metals), υψηλόβαθμα στελέχη του ενεργειακού κλάδου (ΔΕΗΑΝ, HelleniQ
Energy), των μεταφορών (ΔΑΑ, Attica Group) κ.α. Προφανώς, θα βρεθούν στελέχη από
πλήθος τραπεζών, επενδυτικών οίκων, funds, χρηματιστηριακών κ.α. (Barclays, Goldman
Sachs, Morgan Stanley, BNP Paribas, Nomura, CVC Capital Partners, Oaktree, Brook Lane
Capital, Grifon Capital Advisors αλλά και AXIA Ventures Group, Ambrosia, NBG Securities,
DECA Investments AIFM, Elikonos Capital AIFM, EOS Capital Partners, Halcyon Equity
Partners, SMERemediumCap κ.α.).
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Τι γυρεύουν 38 εισηγμένες της Αθήνας στο Λονδίνο – Η σημασία του συνεδρίου Morgan
Stanley – Χ.Α.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Mε τη συμμετοχή 38 εισηγμένων εταιρειών μεγάλης και μεσαίας κεφαλαιοποίησης
διοργανώνεται στο Λονδίνο το 3ο επενδυτικό συνέδριο Morgan Stanley and Athens Stock
Exchange Greek Investment Conference στις 2 και 3 Δεκεμβρίου.
Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης θα ανοίξει τις εργασίες του συνεδρίου και θα
συμμετάσχει σε κλειστή συζήτηση στρογγυλής τραπέζης με θεσμικούς επενδυτές, ενώ θα
ακολουθήσει συζήτηση με εκπροσώπους της Morgan Stanley.
 
 
Η επενδυτική κοινότητα στην Αθήνα αναμένει την επίσημη τοποθέτηση του πρωθυπουργού
όταν θα ερωτηθεί για τις φήμες που έχουν κυκλοφορήσει στα χρηματιστηριακά γραφεία της
Αθήνας για πιθανή φορολόγηση των κερδών των τραπεζών, γεγονός όμως που φαίνεται να
διαψεύδεται από πηγές που είναι κοντά στον πρωθυπουργό.
Μαζί με τον πρωθυπουργό στο Λονδίνο θα βρίσκεται και ο επικεφαλής του Οικονομικού
Γραφείου του, Αλέξης Πατέλης, ο οποίος επίσης θα συμμετάσχει σε συζήτηση με αναλυτές της
Morgan Stanley. Στο πλαίσιο του διήμερου συνεδρίου θα διεξαχθούν επίσης τρεις θεματικές
συζητήσεις σε πάνελ που θα εστιάσουν στις ελληνικές τράπεζες, στον κλάδο της ενέργειας και
στο Χ.Α.
Ενέργεια και πράσινη μετάβαση στο επίκεντρο
Η ελληνική κυβέρνηση δίνει εξαιρετικά μεγάλη έμφαση στη διαμόρφωση πολιτικών υπέρ των
επενδύσεων και ενός περιβάλλοντος που θα είναι ελκυστικό για τα ισχυρά διεθνή κεφάλαια.
Σκοπός της κυβέρνησης είναι η ανασύνταξη και η ισχυροποίηση της εγχώριας
χρηματιστηριακής αγοράς, με στόχο να διαδραματίσει ξανά τον ρόλο για τον οποίο
προορίζεται, που είναι η στήριξη και η ανάπτυξη των επιχειρήσεων μέσω της εύρυθμης
κυκλοφορίας των κεφαλαίων.
Ιδιαίτερο ενδιαφέρον αναμένεται να εκδηλωθεί από τα ξένα funds για τις εταιρείες του
ενεργειακού κλάδου, ειδικά όσον αφορά το ζήτημα της μετάβασης της χώρας σε ένα μίγμα
χαμηλότερων εκπομπών ρύπων.
Η Ελλάδα βασιζόταν στον λιγνίτη για δεκαετίες, ενώ η μετάβαση υλοποιήθηκε τις τελευταίες
δύο δεκαετίες, μέσω ενός μίγματος φυσικού αερίου, αιολικών πάρκων και φωτοβολταϊκών.
Οι ελληνικές εταιρείες που θα δώσουν το «παρών»
Στις συναντήσεις με τους διεθνείς θεσμικούς επενδυτές που θα διεξαχθούν κατά τη διάρκεια
των δύο ημερών του Roadshow (one-to-one & group meetings) θα συμμετάσχουν
υψηλόβαθμα στελέχη από τις εξής εισηγμένες εταιρείες: ΑΔΜΗΕ, Αεροπορία Αιγαίου, Alpha
Bank, EXAE, Διεθνές Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ, AustriaCard, Autohellas, Avax, Τρ.
Κύπρου, Cenergy Holdings, Coca Cola HBC, Ελλάκτωρ, Eurobank, Fourlis, ΓΕΚ Τέρνα, Τέρνα
Ενεργειακή, ΟΠΑΠ, ΟΤΕ, Helleniq Energy, Intrakat, Intralot, ΚΡΙ ΚΡΙ, Lamda Development,
METLEN, Motor Oil, Εθνική Τράπεζα, Optima bank, Τράπεζα Πειραιώς, ΟΛΠ, Profile, ΔΕΗ,
Sarantis, Τιτάν, Trade Estates, Viohalco, ElvalHalcor και Noval Properties.
Η εκδήλωση της ΕΧΑΕ στο Λονδίνο είναι θεσμός που ξεκίνησε το 2006. Τα μεγαλύτερα
ονόματα των θεσμικών εταιρειών παγκοσμίως αναμένεται να δηλώσουν συμμετοχή. Πρόκειται
για τις BlackRock, BNP Paribas, Deutsche Bank, Fidelity Management & Research, Goldman
Sachs, GSO, Hamblin Watsa Investments Council, Invesco, JP Morgan, One Investments,
Schroders, Soros Fund Management, Stewart Investors, Trowe Price, ΤΤ Ιnternational και
Wellington.
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Τα κορυφαία διεθνή funds θα ζητήσουν ενημέρωση για την πορεία των μεταρρυθμίσεων (ειδικά
στο δικαστικό σύστημα), αλλά και της προόδου των επενδύσεων στο πλαίσιο του Ταμείου
Ανάκαμψης.
Τα υπόλοιπα road shows
Η φετινή χρονιά των roadshows κλείνει την Πέμπτη 5 Δεκεμβρίου στη Γενεύη, όπου η ΕΧΑΕ
διοργανώνει εκδήλωση με τη συμμετοχή εισηγμένων της μεσαίας κεφαλαιοποίησης.
Τη Δευτέρα 9/12 το Capital Link διοργανώνει στη Νέα Υόρκη συνέδριο όπου θα μιλήσει ο Τζον
Πόλσον, στενός συνεργάτης του Ντόναλντ Τραμπ, με σημαντικό χαρτοφυλάκιο στην Ελλάδα,
που θα προλογίσει τον βραβευθέντα διοικητή της ΤτΕ Γιάννη Στουρνάρα.
 
https://www.naftemporiki.gr/
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Τι γυρεύουν 38 εισηγμένες της Αθήνας στο Λονδίνο – Η σημασία του συνεδρίου Morgan
Stanley – Χ.Α.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα μεγαλύτερα ονόματα των θεσμικών εταιρειών παγκοσμίως αναμένεται να δηλώσουν
συμμετοχή
Ανέστης Ντόκας • [email protected]
Mε τη συμμετοχή 38 εισηγμένων εταιρειών μεγάλης και μεσαίας κεφαλαιοποίησης
διοργανώνεται στο Λονδίνο το 3ο επενδυτικό συνέδριο Morgan Stanley and Athens Stock
Exchange Greek Investment Conference στις 2 και 3 Δεκεμβρίου.
Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης θα ανοίξει τις εργασίες του συνεδρίου και θα
συμμετάσχει σε κλειστή συζήτηση στρογγυλής τραπέζης με θεσμικούς επενδυτές, ενώ θα
ακολουθήσει συζήτηση με εκπροσώπους της Morgan Stanley.
Η επενδυτική κοινότητα στην Αθήνα αναμένει την επίσημη τοποθέτηση του πρωθυπουργού
όταν θα ερωτηθεί για τις φήμες που έχουν κυκλοφορήσει στα χρηματιστηριακά γραφεία της
Αθήνας για πιθανή φορολόγηση των κερδών των τραπεζών, γεγονός όμως που φαίνεται να
διαψεύδεται από πηγές που είναι κοντά στον πρωθυπουργό.
Μαζί με τον πρωθυπουργό στο Λονδίνο θα βρίσκεται και ο επικεφαλής του Οικονομικού
Γραφείου του, Αλέξης Πατέλης, ο οποίος επίσης θα συμμετάσχει σε συζήτηση με αναλυτές της
Morgan Stanley. Στο πλαίσιο του διήμερου συνεδρίου θα διεξαχθούν επίσης τρεις θεματικές
συζητήσεις σε πάνελ που θα εστιάσουν στις ελληνικές τράπεζες, στον κλάδο της ενέργειας και
στο Χ.Α.
Η ελληνική κυβέρνηση δίνει εξαιρετικά μεγάλη έμφαση στη διαμόρφωση πολιτικών υπέρ των
επενδύσεων και ενός περιβάλλοντος που θα είναι ελκυστικό για τα ισχυρά διεθνή κεφάλαια.
Σκοπός της κυβέρνησης είναι η ανασύνταξη και η ισχυροποίηση της εγχώριας
χρηματιστηριακής αγοράς, με στόχο να διαδραματίσει ξανά τον ρόλο για τον οποίο
προορίζεται, που είναι η στήριξη και η ανάπτυξη των επιχειρήσεων μέσω της εύρυθμης
κυκλοφορίας των κεφαλαίων.
Ιδιαίτερο ενδιαφέρον αναμένεται να εκδηλωθεί από τα ξένα funds για τις εταιρείες του
ενεργειακού κλάδου, ειδικά όσον αφορά το ζήτημα της μετάβασης της χώρας σε ένα μίγμα
χαμηλότερων εκπομπών ρύπων.
Η Ελλάδα βασιζόταν στον λιγνίτη για δεκαετίες, ενώ η μετάβαση υλοποιήθηκε τις τελευταίες
δύο δεκαετίες, μέσω ενός μίγματος φυσικού αερίου, αιολικών πάρκων και φωτοβολταϊκών.
Στις συναντήσεις με τους διεθνείς θεσμικούς επενδυτές που θα διεξαχθούν κατά τη διάρκεια
των δύο ημερών του Roadshow (one-to-one & group meetings) θα συμμετάσχουν
υψηλόβαθμα στελέχη από τις εξής εισηγμένες εταιρείες: ΑΔΜΗΕ, Αεροπορία Αιγαίου, Alpha
Bank, EXAE, Διεθνές Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ, AustriaCard, Autohellas, Avax, Τρ.
Κύπρου, Cenergy Holdings, Coca Cola HBC, Ελλάκτωρ, Eurobank, Fourlis, ΓΕΚ Τέρνα, Τέρνα
Ενεργειακή, ΟΠΑΠ, ΟΤΕ, Helleniq Energy, Intrakat, Intralot, ΚΡΙ ΚΡΙ, Lamda Development,
METLEN, Motor Oil, Εθνική Τράπεζα, Optima bank, Τράπεζα Πειραιώς, ΟΛΠ, Profile, ΔΕΗ,
Sarantis, Τιτάν, Trade Estates, Viohalco, ElvalHalcor και Noval Properties.
Η εκδήλωση της ΕΧΑΕ στο Λονδίνο είναι θεσμός που ξεκίνησε το 2006. Τα μεγαλύτερα
ονόματα των θεσμικών εταιρειών παγκοσμίως αναμένεται να δηλώσουν συμμετοχή. Πρόκειται
για τις BlackRock, BNP Paribas, Deutsche Bank, Fidelity Management & Research, Goldman
Sachs, GSO, Hamblin Watsa Investments Council, Invesco, JP Morgan, One Investments,
Schroders, Soros Fund Management, Stewart Investors, Trowe Price, ΤΤ Ιnternational και
Wellington.
Τα κορυφαία διεθνή funds θα ζητήσουν ενημέρωση για την πορεία των μεταρρυθμίσεων (ειδικά
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στο δικαστικό σύστημα), αλλά και της προόδου των επενδύσεων στο πλαίσιο του Ταμείου
Ανάκαμψης.
Η φετινή χρονιά των roadshows κλείνει την Πέμπτη 5 Δεκεμβρίου στη Γενεύη, όπου η ΕΧΑΕ
διοργανώνει εκδήλωση με τη συμμετοχή εισηγμένων της μεσαίας κεφαλαιοποίησης.
Τη Δευτέρα 9/12 το Capital Link διοργανώνει στη Νέα Υόρκη συνέδριο όπου θα μιλήσει ο Τζον
Πόλσον, στενός συνεργάτης του Ντόναλντ Τραμπ, με σημαντικό χαρτοφυλάκιο στην Ελλάδα,
που θα προλογίσει τον βραβευθέντα διοικητή της ΤτΕ Γιάννη Στουρνάρα.

https://www.naftemporiki.gr/finance/markets/1842613/ti-gyreyoyn-38-eisigmenes-tis-athinas-sto-londino-i-simasia-toy-roadshow-tis-morgan-stanley/


https://www.energymag.gr/

 Publication date: 01/12/2024 08:54

 link

Οι μεζούρες του ΥΠΕΝ, ο ανταγωνισμός για επαναπατρισμό και για τα σταθερά των
προμηθευτών – Τα 36 εκατ. της ηλεκτρικής διασύνδεσης, η ΜΟΗ και το μήνυμα μιας
συνέντευξης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πέρα από τις επιδοτήσεις και την πλατφόρμα, στο υπουργείο Ενέργειας κάτι ψήνεται… Κάτι
που θα προκαλέσει αίσθηση στην αγορά, λένε όσοι γνωρίζουν αποφεύγοντας να δώσουν την
παραμικρή λεπτομέρεια, αν και κάποιοι έχουν εντοπιστεί με… μεζούρες. Βεβαίως ουδέν
κρυπτόν υπό τον -ελληνικό- ήλιο…
Ο Unabomber "σκάει" και την πρώτη Κυριακή του Δεκεμβρίου, με πλούσιο πολιτικό και
επιχειρηματικό παρασκήνιο με όσα άκουσε την εβδομάδα που προηγήθηκε γύρω από τα
θέματα της ενέργειας. 
Λιανική ενέργειας: Νέο πεδίο ανταγωνισμού ο επαναπατρισμός καταναλωτώνΤο μερίδιο
σταθερών τιμολογίων στο… φούρνο, οι συγχωνεύσεις στο…ψυγείο Επιδοτήσεις: ο «μποναμάς
του Αγίου Νικολάου» και η νέα πλατφόρμαΓιατί κυκλοφορούν με μεζούρες στο υπουργείο;Έξω
πάμε καλά: Οι εισηγμένες της ενέργειας συναντούν επενδυτές στο Λονδίνο Υπουργοί
Ενέργειας… ΑτλαντικούΗ ΜΟΗ και το μήνυμα μιας συνέντευξηςΟι τιμές, τα δισεκατομμύρια κι
ένα αφήγημαΓκάλοπ: καλύτερους χειρισμούς ζητούν οι πολίτεςΗλεκτρική διασύνδεση
Ελλάδας-Κύπρου: Τα 36 εκατομμύρια……Και η λήψη μέτρων για τα αυτογκόλΟ κύριος και η
κυρία Jorgensen, η νέα ενεργειακή ηγεσία ΕΕΛιανική ενέργειας: Νέο πεδίο ανταγωνισμού ο
επαναπατρισμός καταναλωτών
«Φουντώνει» ο ανταγωνισμός στη λιανική αγορά ενέργειας με τους παρόχους να
διαγκωνίζονται σκληρά όχι μόνο να προσελκύσουν νέους καταναλωτές αλλά και να
επαναφέρουν εκείνους οι οποίοι έχουν βρει… ρεύμα στον ανταγωνισμό.
Όποιος καταναλωτής προχωρά, λοιπόν, στην αλλαγή παρόχου, λίγα 24ωρα αφότου έχει γίνει η
αλλαγή, δέχεται τηλεφώνημα από τον προηγούμενο πάροχο. Εφ’ όσον συναινέσει να
απαντήσει, ερωτάται σε ποια εταιρεία έχει μετακινηθεί, για ποιο λόγο αποφάσισε να αλλάξει
πάροχο (ερώτηση με αυτονόητη απάντηση: για οικονομικούς λόγους) και εάν έχει συνάψει
κυμαινόμενο ή σταθερό συμβόλαιο.
Το καλύτερο το φυλάσσουν για το τέλος: του ζητούν στην κλίμακα από το 1 (ελάχιστα πιθανό)
 έως το 10 (πάρα πολύ πιθανό) να εκτιμήσει πόσο πιθανό είναι ή δεν είναι να επιστρέψει στον
προηγούμενο πάροχο, προφανώς αμέσως μετά τη λήξη του συμβολαίου του στον νυν πάροχο.
Εφ’ όσον η απάντηση είναι από 5 και πάνω, τότε, με βάση και το προφίλ κατανάλωσής του,
ετοιμάζουν προσφορά για τον επαναπατρισμό του.
Το μερίδιο σταθερών τιμολογίων στο… φούρνο, οι συγχωνεύσεις στο…ψυγείο
Στελέχη της αγοράς επιβεβαιώνουν ότι πλέον το μερίδιο αγοράς έχει σχετική σημασία. Εξίσου,
αν όχι και περισσότερο, σημαντικό είναι το μερίδιο αγοράς σε «πιστούς» -καλοπληρωτές,
εννοείται- πελάτες, άρα το μερίδιο αγοράς σε σταθερά τιμολόγια.
Γι’ αυτό και ενώ θερμαίνεται ο ανταγωνισμός, ταυτόχρονα μπαίνουν στο ψυγείο -χωρίς
βεβαίως να εγκαταλείπονται- τα σενάρια για ένα νέο γύρο συγχωνεύσεων ώστε να μείνουν 4-5
μεγάλοι «παίκτες» στην αγορά.
Επιδοτήσεις: ο «μποναμάς του Αγίου Νικολάου» και η νέα πλατφόρμα
Την ίδια ώρα στο υπουργείο Ενέργειας ετοιμάζονται για την ανακοίνωση των (νέων)
επιδοτήσεων στα τιμολόγια ενέργειας για καταναλωτές και επιχειρήσεις. Η ανακοίνωση
αποφασίστηκε να γίνει την προσεχή Παρασκευή, εξ ου και η επιδότηση καλείται ήδη στην
αγορά «μποναμάς του Αγίου Νικολάου» αφού συμπίπτει με την γιορτή του προστάτη των
ναυτικών, αν και το ύψος της δεν πρόκειται να είναι μεγάλο αφού οι πάροχοι απορρόφησαν σε
μεγάλο βαθμό τις αυξήσεις.
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Η ανακοίνωση των επιδοτήσεων θα περιέχει και μια καινοτομία: για να λάβουν επιδότηση οι
μικρομεσαίες επιχειρήσεις θα πρέπει να εγγραφούν σε πλατφόρμα που θα δημιουργηθεί. Η
διαδικασία θα είναι ψηφιακή, απλή και γρήγορη, διαβεβαιώνουν από το υπουργείο.
Ο Θόδωρος Σκυλακάκης έχει, άλλωστε, μεγάλη εμπειρία καθώς δική του ιδέα ήταν η
δημιουργία πλατφόρμας με την οποία χορηγήθηκαν οι επιδοτήσεις την περίοδο του Covid, κάτι
που μονιμοποιήθηκε στη συνέχεια στον δημόσιο τομέα.
Γιατί κυκλοφορούν με μεζούρες στο υπουργείο;
Πέρα από τις επιδοτήσεις και την πλατφόρμα, στο υπουργείο Ενέργειας κάτι ψήνεται… Κάτι
που θα προκαλέσει αίσθηση στην αγορά, λένε όσοι γνωρίζουν αποφεύγοντας να δώσουν την
παραμικρή λεπτομέρεια, αν και κάποιοι έχουν εντοπιστεί με… μεζούρες. Βεβαίως ουδέν
κρυπτόν υπό τον -ελληνικό- ήλιο…
Έξω πάμε καλά: Οι εισηγμένες της ενέργειας συναντούν επενδυτές στο Λονδίνο
Αύριο, πάντως, ο Θοδωρος Σκυλακάκης θα βρίσκεται στο Λονδίνο συνοδεύοντας τον
πρωθυπουργό, Κυριάκο Μητσοτάκη ο οποίος θα μιλήσει στο 3ο επενδυτικό συνέδριο που
διοργανώνουν η Morgan Stanley και το Χρηματιστήριο Αθηνών και θα έχει συναντήσει με
επενδυτές.
Ενδεικτικό του μεγάλου επενδυτικού ενδιαφέροντος για τον ενεργειακό τομέα είναι ότι από τα
τρία θεματικά πάνελ του συνεδρίου, το ένα είναι αφιερωμένο στην ενέργεια -τα άλλα δύο στις
ελληνικές τράπεζες και το χρηματιστήριο συνολικά.
Συναντήσεις με επενδυτές θα έχουν υψηλόβαθμα στελέχη 37 εισηγμένων εταιρειών, εκ των
οποίων οκτώ από τον ενεργειακό τομέα: ΑΔΜΗΕ, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ,
HELLENIQ ENERGY, INTRAKAT, METLEN, MOTOR OIL και ΔΕΗ.
Υπουργοί Ενέργειας… Ατλαντικού
Κι αν ο υπουργός Ενέργειας θα βρεθεί στη μία πλευρά του Ατλαντικού αύριο, 2 Δεκεμβρίου, η
υφυπουργός Ενέργειας θα βρεθεί στην άλλη πλευρά του ωκεανού την Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου.
Η Αλεξάνδρα Σδούκου θα μετάσχει στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη όπου και θα παρουσιάσει το νέο ενεργειακό τοπίο στην Ελλάδα.
Η υφυπουργός Ενέργειας θα μιλήσει και αύριο, Δευτέρα στο συνέδριο του Ελληνοαμερικανικού
Εμπορικού Επιμελητηρίου στην Αθήνα. Θα μετάσχει σε πάνελ με εκπροσώπους της
επιχειρηματικής κοινότητας με θέμα: The Energy Sector towards a Sustainable Future:
Transforming the Way We Produce, Consume, and Think about Energy».
Η ΜΟΗ και το μήνυμα μιας συνέντευξης
Μιας και ο λόγος για τον πρωθυπουργό, κάποιοι στην αγορά ερμήνευσαν ως ένδειξη
αποκλιμάκωσης του κλίματος έντασης που καταγράφηκε πριν μερικές εβδομάδες μεταξύ της
κυβέρνησης και του ομίλου Βαρδινογιάννη (Motor Oil) τη συνέντευξη που παραχώρησε την
περασμένη Τετάρτη ο Κυριάκος Μητσοτάκης σε ένα από τα δύο κανάλια του ομίλου, τον Alpha
και την εκπομπή «Αυτοψίες» του Αντώνη Σρόιτερ.
Παράγοντας της αγοράς υπενθύμιζε μάλιστα τη μνημειώδη φράση του Καναδού θεωρητικού
της επικοινωνίας Μάρσαλ Μακ Λούαν από την δεκαετία του 1970 ότι «το μέσο είναι το
μήνυμα».
Οι τιμές, τα δισεκατομμύρια κι ένα αφήγημα
Το επενδυτικό ενδιαφέρον στην ενέργεια πολύ υψηλό, τα χρηματοδοτικά εργαλεία πρωτοφανή
(πολλά δις από το Ταμείο Ανάκαμψης, 2 δις κονδύλια από Ταμείο Ανάκαμψης, ετοιμάζεται και
το Κοινωνικό Κλιματικό Ταμείο), η πράσινη μετάβαση προχωρά με πρωτόγνωρα γρήγορους
ρυθμούς, η Ελλάδα αναδεικνύεται σε διεθνή ενεργειακό κόμβο, όμως…
Οι τιμές παραμένουν υψηλές και, παρά τις επιδοτήσεις -για τις οποίες ισχύει το αρχαιοελληνικό
«ουδέν μονιμότερον του προσωρινού»- η κοινωνική δυσφορία παραμένει εξίσου υψηλή, και
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αυτό αποτυπώνεται και στις αντιδράσεις κατά των ΑΠΕ.
Βεβαίως, μεσομακροπρόθεσμα, κατά κοινή εκτίμηση, οι τιμές θα πέσουν και η κατάσταση θα
βελτιωθεί. Το θέμα είναι τί γίνεται ως τότε. Θα διαπιστώσουν οι πολίτες στην τσέπη τους τα
οφέλη από την πράσινη μετάβαση στην ενέργεια πριν τις επόμενες εκλογές, την άνοιξη του
2027; Αυτό είναι το ερώτημα του 1 εκατομμυρίου για την κυβέρνηση.
Γι’ αυτό και αναζητούν συνεκτικό αφήγημα διετίας (2025-26) για την ενέργεια, με παρεμβάσεις
και μέτρα που θα γίνουν γρήγορα, έγκαιρα αντιληπτά από τους πολίτες,
Γκάλοπ: καλύτερους χειρισμούς ζητούν οι πολίτες
Το πρόβλημα της ακρίβειας και του ενεργειακού κόστους δεν είναι μόνο ελληνικό φαινόμενο.
Χαρακτηριστική είναι δημοσκόπηση που δημοσίευσε η ιστοσελίδα philenews στην Κύπρο (και
μάλιστα σε μεγάλο δείγμα, 4.079 ερωτηθέντων) όπου η ακρίβεια αναδεικνύεται σε υπ’ αριθμόν
1 πρόβλημα με ποσοστό 59% (δεύτερη η διαφθορά με 48%), ενώ το 46% των πολιτών ζητεί
από την κυβέρνηση Ν. Χριστοδουλίδη καλύτερους χειρισμούς για τη μείωση του ενεργειακού
κόστους (25% ζητούν χαμηλότερα επιτόκια).
Όλα αυτά στην Κύπρο όπου η οικονομία παρουσιάζει εντυπωσιακά καλύτερες επιδόσεις από
την ελληνική και το μέσο εισόδημα είναι μεγαλύτερο, όπως βεβαίως πολύ μεγαλύτερο είναι και
το κόστος της ηλεκτρικής ενέργειας (έχει προφανές ενδιαφέρον να τεθούν ανάλογα ερωτήματα
για το ενεργειακό κόστος και σε γκάλοπ στην Ελλάδα).
Ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας-Κύπρου: Τα 36 εκατομμύρια…
Μιας και ο λόγος για την Κύπρο, πληροφορίες από την Λευκωσία κάνουν λόγο για νέα εστία
αντιπαράθεσης όσον αφορά στο πολυσυζητημένο έργο της ηλεκτρικής διασύνδεσης. Κατά τις
ίδιες πληροφορίες, ο ΑΔΜΗΕ ως φορέας υλοποίησης του έργου αξιώνει και τα 48,8 εκατ. ευρώ
που κατέβαλε στον  προηγούμενο φορέα υλοποίησης, την EuroAsia, ενώ οι ρυθμιστικές αρχές
Ελλάδας (ΡΑΑΕΥ) και Κύπρου (ΡΑΕΚ) έχουν εγκρίνει την ανάκτηση μόνο 12,8 εκατ. ευρώ.
Το υπόλοιπο ποσό των 36 εκατ. απορρίφθηκε επειδή θεωρήθηκε ότι αφορά αφ’ ενός δαπάνες
για τις διασυνδέσεις Ισραήλ-Κύπρου και Κρήτης-Αττικής που δεν εντάσσονται στο έργο
Κρήτης-Κύπρου κι αφ’ ετέρου το πριμ (ο «αέρας» στην καθομιλουμένη) που κατέβαλε ο
ΑΔΜΗΕ στην EuroAsia για να του παραχωρήσει το έργο με την επιδότηση 657 εκατ. ευρώ από
την ΕΕ.
Η ΡΑΕΚ εμμένει στην αρχική (αρνητική) θέση της, ωστόσο στην Κύπρο πληροφορήθηκαν ότι η
ΡΑΑΕΥ προτίθεται να επανεξετάσει το αίτημα με αυξημένες πιθανότητες να το εγκρίνει, εξέλιξη
που εφ’ όσον επιβεβαιωθεί είναι βέβαιο ότι θα μεταφέρει τη πίεση στη ΡΑΕΚ να επανεξετάσει
και την δική της θέση, κάτι που δεν θέλουν να ακούσουν στη Λευκωσία.
…Και η λήψη μέτρων για τα αυτογκόλ
Πάντως, στην Κύπρο, όπου πραγματοποιήθηκε την περασμένη εβδομάδα η διακυβερνητική
διάσκεψη Ελλάδας-Κύπρου, σχολίαζαν ότι «ο CEO του ΑΔΜΗΕ Μ. Μανουσάκης θα μιλά στο
εξής δημόσια για όλες τις διασυνδέσεις, τόσο για αυτές που αφορούν την Ελλάδα, όπως
Σαουδική Αραβία-Ελλάδα ή Γερμανία-Ελλάδα, έστω κι αν πρόκειται να υλοποιηθούν μετά από
αρκετά χρόνια, όσο και γενικότερα, για διασυνδέσεις σε άλλες περιοχές της Ευρώπης ή και του
πλανήτη, όχι όμως για την ηλεκτρική διασύνδεση Κρήτης-Κύπρου».
Ο λόγος; Μετά τις τελευταίες κινήσεις της Άγκυρας και τις δηλώσεις του Τούρκου υπουργού
Άμυνας, έχει διαμηνυθεί αρμοδίως ότι οι δηλώσεις/τοποθετήσεις όλων των εμπλεκόμενων
κρατικών αξιωματούχων για την διασύνδεση θα περνούν από την κρησάρα των υπουργείων
Εξωτερικών και Ενέργειας Ελλάδας και Κύπρου, και προσωπικά των υπουργών, προκειμένου
να αποφευχθούν τα… αυτογκόλ.
Ο κύριος και η κυρία Jorgensen, η νέα ενεργειακή ηγεσία ΕΕ
Αλλαγή φρουράς και επίσημα από σήμερα στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή με τον Δανό Dan
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Jorgensen να αναλαμβάνει το «καυτό» χαρτοφυλάκιο της Ενέργειας. Βασική αποστολή του, με
βάση τις κατευθύνσεις της προέδρου της Κομισιόν Ursula von de Leyen, είναι η μείωση του
ενεργειακού κόστους για τα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις, η προώθηση επενδύσεων στην
καθαρή ενέργεια και η αντικατάσταση των εισαγωγών ρωσικού LNG αφού ούτως ή άλλως
κλείνουν οι στρόφιγγες μεταφοράς ρωσικού αερίου μέσω αγωγών.
Τον Dan Jorgensen θα υποδεχτεί στη Γενική Διεύθυνση Ενέργειας (DG ENER) της Κομισιόν
μια άλλη… Jorgensen, η Ditte Juul Jorgensen που προϊσταται της DG ENER από το 2019. Η
Ditte Juul Jorgensen έχει εργαστεί επίσης στις Γενικές Διευθύνσεις Ανταγωνισμού και
Εμπορίου, ενώ από το 2014 έως το 2019 ήταν διευθύντρια του γραφείου της πολυσυζητημένης
Δανέζας Επιτρόπου Ανταγωνισμού Margrethe Vestager.
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don't even ask don't even ask don't even ask don't even ask Η προσαρμογή του Τζερόμ,
η μεταβίβαση της ΤΕΝΕΡΓ, τα δρομολόγια Αθήνα-Λονδίνο, νέα άνοδος για Motor Oil και
ΟΛΠ, τρία δισ. ο ΤΙΤΑΝ, η…βεντάλια επέκτασης του RRF και ο “καθρέφτης” των
χρηματαγορών don't even ask
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
*Αργία χθες στην Wall Street, ημί… σήμερα Παρασκευή. Τελευταία συνεδρίαση
Νοεμβρίου/11μηνου. Έχει ενδιαφέρον το γεγονός πως για τον S&P500 η μηνιαία μεταβολή
είναι 3,40% και 26,24% για το 2024. Να τις συγκρίνουμε με τα 2 κύρια ευρωπαϊκά; DAX
μηνιαίες απώλειες 0,53% αλλά κέρδη 15,97% για το 2024, CAC40 απώλειες 4,98% στο μήνα
και 4,80% από την αρχή του έτους. Με την υπόθεση πως, τα χρηματιστήρια είναι ένας από
τους “καθρέφτες” που απεικονίζονται οικονομία και επιχειρηματικότητα, συμπεράσματα
εξάγονται και μάλιστα χρήσιμα. Διακριτή η αδυναμία της γαλλικής έναντι της γερμανικής
οικονομίας σαφώς μεγαλύτερο το ρίσκο για έναν διαχειριστή να επενδύσει στο κρατικό χρέος,
στις εισηγμένες σε Φρανκφούρτη, Παρίσι.  Άλλωστε, η τελευταία “επίθεση” των vulture funds
στα γαλλικά assets, ενισχύει την εν λόγω προσέγγιση.
*Την ώρα που στην Wall Street οι traders έκαναν “ταμείο” ενόψει των αργιών (Ημέρα των
Ευχαριστηριών), στην Ευρώπη τα vulture funds επιχειρούσαν την επίθεση τους στα γαλλικά
assets- ξυπνώντας τον εφιάλτη του Ιουνίου/όταν ο Εμανουέλ Μακρόν προκήρυσσε πρόωρες
εκλογές. Σε Νέα Υόρκη και Ουάσιγκτον δεν δείχνουν να ανησυχούν ιδιαίτερα, καθώς έχουν και
το “καρπούζι” (χρέος) και το “μαχαίρι” (δολάριο), ο δε Τζερόμ Πάουελ θα προσαρμοστεί με την
λογική των MAGAnomics εν όψει της συνεδρίασης της Fed (17-18 Δεκεμβρίου). Την ίδια ώρα
στην Ευρώπη το σύγκρυο (και κυριολεκτικά) διατρέχει τον ιστό της οικονομίας, της
επιχειρηματικότητας με την Κριστίν Λαγκάρντ να μην έχει και πολλές επιλογές για την
συνεδρίαση της ΕΚΤ στις 12 Δεκεμβρίου. Η DeA αναφέρεται επισταμένα εδώ και μέρες, σε
σημείο που γινόμαστε κουραστικοί.
*Για τα καθ’ ημάς, την ουσία- σε ότι αφορά στα “εξωτερικά”- την αναλύει εύστοχα ο Βασίλης
Γούλας. Η Ελλάδα δανείζεται φθηνότερα από την Γαλλία, πλέον και στην 10ετία-μετά την 5ετία.
Πρακτικά υπάρχουν οφέλη; Επιτρέπει στην Αθήνα να προχωρήσει σε ακόμη μία πρόωρη
αποπληρωμή διακρατικών υποχρεώσεων (Greek Facility Loans). Παράλληλα, δίνει τη
δυνατότητα στις διοικήσεις-κυρίως- των συστημικών τραπεζών να αντλήσουν κεφάλαια (μέσω
Tiers, seniors e.t.c) ενισχύοντας την “τελική γραμμή” του ισολογισμού τους. Εάν αυτό
συνοδευτεί από αύξηση της πιστωτικής επέκτασης- με διεύρυνση του πλαισίου
χρηματοδότησης και πέραν των μεγάλων και ισχυρών- τότε το όφελος αρχίζει να περνά και σε
μέρος της ΜμΕπιχειρηματικότητας. Σημαντικό ζητούμενο, ενθαρρυντικό εάν και εφ’ όσον
επιτευχθεί. Επίσης, για μία μεγάλη υγιή επιχείρηση το κόστος δανεισμού είναι (συνολικά) στο
5% έως 8% (ανάλογα σειρά προϋποθέσεων, εγγυοδοσίας κ.λ.π) που λ.χ. στην περίπτωση της
Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας μπορεί να επιδοτηθεί (έως 3%/300 μ.β) για τα πρώτα 2
χρόνια, κ.ο.κ. Προσώρας οι συστημικές τράπεζες χορηγούν το μεγαλύτερο μέρος των
χρηματοδοτήσεων/επιδοτήσεων/γραμμών σε επιχειρήσεις “ικανού μεγέθους” με rating που τις
διασφαλίζει ως προς την εγγύηση (κάλυψης του κεφαλαίου), ωστόσο σύμφωνα με στοιχεία
Οκτωβρίου φαίνεται πως η…βεντάλια επέκτασης έχει αρχίσει να συμπεριλαμβάνει και υγιείς
ΜμΕπιχειρήσεις, projects που έχουν πόρους από το RRF. Δεν είναι αρκετό, όμως πρόκειται
για πρώτα βήματα προς την κατεύθυνση της (υπο)στήριξης μεγαλύτερου μέρους της εγχώριας
επιχειρηματικότητας.
*Πέρασαν χθες τα πακέτα μετοχών της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακής, συνολικά στα 1,66 δισ. η αξία της
μεταβίβασης στη Masdar. Πάλι καλά που ήταν η ΤΕΝΕΡΓ, γιατί ο “καθαρός” τζίρος ήταν-δεν
ήταν 60 εκατ. ευρώ, μας έλεγε χρηματιστής. Για την ακρίβεια ήταν 57 εκατ.
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*Αυτό το ΧΑ των 70 εκατ. ευρώ θα παρουσιάσει η ΕΧΑΕ στο Λονδίνο και μάλιστα
διαφημίζοντας την προοπτική να ενταχθεί-κάποια στιγμή- στην κατηγορία των Αναπτυγμένων.
*Σήμερα ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ και Ενεργειακή ανακοινώνουν οικονομικά αποτελέσματα τρίτου
3μηνου/9μηνου.
*Πλήρη όλα τα δρομολόγια Αθήνα-Λονδίνο, από σήμερα μέχρι και Κυριακή βράδυ. Επικεφαλής
και επιτελικοί, σχεδόν 40 εταιρειών θα συμμετάσχουν στο 3ο συνέδριο της Morgan Stanley.
Ρώτησα “ψαγμένο” διαχειριστή ποιο “στρογγυλό τραπέζι” έχει το μεγαλύτερο ενδιαφέρον, κατ’
αυτόν; Το Oil & Gas Investment με Ευάγγελο Μυτιληναίο και Michael O’ Dwyer θα
συνομιλήσουν σχετικά. Για να συμπληρώσει, το γιατί θα το καταλάβεις όταν έρθει η ώρα.
Εισηγμένες με εξωστρέφεια, ειδικότερα προς την αγορά των ΗΠΑ έχουν τις περισσότερες Β2Β
συναντήσεις με διαχειριστές ξένων funds. Η “προοπτική USA” πουλάει στο επενδυτικό κοινό
ήταν το μότο I.R ενός εκ των ομίλων με παρουσία στην αμερικανική αγορά. Από αυτή την
άποψη εξηγείται το ενδιαφέρον για εταιρείες όπως λ.χ. TITAN Cement International, Cenergy
Holdings αλλά και ΚΡΙ-ΚΡΙ, Alumil.
*Motor Oil, νέα άνοδος χθες στα 19,63 (2,51%). Πρόσφατα σημειώνει η στήλη για τα 50 εκατ.
(πρώτη δόση από την αποζημίωση-έναντι της ζημιάς στη μονάδα διύλισης) που θα λάβει η
εισηγμένη πριν τις εορτές.
*Κοινή εκτίμηση πως, μέρος της ρευστότητας που “ξεκλειδώνεται” μετά τη μεταβίβαση της
ΤΕΝΕΡΓ στη Masdar θα ξανά “πέσει” στην αγορά. Και ειδικότερα σε 5-6 εταιρείες, η ΜΟΗ είναι
μία από αυτές.
*Νέο υψηλό για τη μετοχή του ΟΛΠ, με 1,78% στα 31,30 ευρώ. Αποτίμηση; 782,5 εκατ. και
πάλι μόνο ο ΣΕΜΠΟ αξίζει τόσα. Έχει δρόμο το “χαρτί” μην επαναλαμβάνομαι.
*Ενδιαφέρουσα η παρουσίαση των “Αττικών Πολυκαταστημάτων” (στο Fuga/Μέγαρον). Όντως,
το City Link είναι σημείο αναφοράς για το κέντρο- περιοχή που ανεβαίνει ραγδαία- εκτιμώ ότι
μόλις διαμορφωθεί ικανό “μέγεθος” θα μπορούσε να συζητηθεί το ενδεχόμενο ενός ΙΡΟ, ή όχι;
*Πάνω από τα 3 δισ. η χρηματιστηριακή αξία του ομίλου ΤΙΤΑΝ. Από την συνεδρίαση της
Τετάρτης μεγαλύτερη του συγκεκριμένου (ιστορικού) ορίου. Μην επαναλαμβάνεται η στήλη…
*Αρκετοί οι επιχειρηματίες-βασικοί μέτοχοι που από Λονδίνο θα μεταβούν απ’ ευθείας Νέα
Υόρκη (Capital Link). Βεβαίως και η EXAE e.t.c, από tours καλά πάμε, να είχαν και ουσιαστικό
αποτέλεσμα.
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Crash test στο Λονδίνο για τον φόρο τραπεζών και την αναβάθμιση του ΧΑ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στις 2-3 Δεκεμβρίου 37 εισηγμένες θα παρουσιαστούν στα μεγαλύτερα επενδυτικά funds.
Αναμένονται με ενδιαφέρον οι δηλώσεις Μητσοτάκη για το αν θα επιβληθεί έκτακτος φόρος
στις τράπεζες και οι «ζυμώσεις» για πιθανή αναβάθμιση της ελληνικής αγοράς.
Ανέκαθεν το road show της ΕΧΑΕ στο Λονδίνο ήταν σημαντικό για την προβολή της ελληνικής
χρηματιστηριακής αγοράς, αλλά φέτος έχουν προκύψει και δύο παράγοντες που το κάνουν
ακόμη πιο ενδιαφέρον: Η επικείμενη αναβάθμιση του ΧΑ σε αναπτυγμένη αγορά και η
διερεύνηση των προθέσεων της κυβέρνησης για το αν θα επιβάλει έκτακτο φόρο στις
τράπεζες.
Το δεύτερο αναμένεται να ξεκαθαριστεί από τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη που θα
μιλήσει στο συνέδριο και θα ερωτηθεί από τους διεθνείς επενδυτές. Όπως γίνεται αντιληπτό, αν
ο πρωθυπουργός δεσμευτεί μπροστά στα μεγαλύτερα funds του κόσμου ότι δεν θα επιβληθεί
έκτακτος φόρος, πολύ δύσκολα θα αλλάξει αυτή η απόφαση και οι μετοχές των τραπεζών θα
πάρουν «ανάσα», καθώς η φημολογία και η «μισή» διάψευση από την κυβέρνηση
-«εξετάζουμε όλα τα διαθέσιμα εργαλεία», ανάφερε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Π.
Μαρινάκης- προκάλεσε κύμα ρευστοποιήσεων στον κλάδο. 
Τυχόν δέσμευση του πρωθυπουργού για μη επιβολή φόρου κατά την πρώτη ημέρα του
συνεδρίου θα κάνει και πιο εύκολη την αποστολή των τεσσάρων CEOs των συστημικών
τραπεζών, Π. Μυλωνά (Εθνική), Χρ. Μεγάλου (Πειραιώς), Φ. Καραβία (Eurobank) και Β. Ψάλτη
(Alpha Bank), οι οποίοι θα επικεντρωθούν να απαντήσουν στις απορίες των θεσμικών
επενδυτών για το πώς θα αντιμετωπίσουν τη μείωση του επιτοκιακού κέρδους ή για τη
μερισματική πολιτική που θα ακολουθήσουν μετά τη συμφωνία για ταχύτερη απόσβεση του
αναβαλλόμενου φόρου.
Σε Watch List για αναβάθμιση
Ο δεύτερος παράγοντας που δίνει περισσότερο «χρώμα» στο συνέδριο του Λονδίνου είναι το
γεγονός πως μετά την S&P Dow Jones Indices και ο οίκος FTSE Russel στις αρχές Οκτωβρίου
έβαλε την Ελλάδα στην κατηγορία Watch List για πιθανή αναβάθμιση του ΧΑ από Προηγμένη
Αναδυόμενη Αγορά (Αdvanced Emerging)) σε Αναπτυγμένη Αγορά (Developed).
Οι τέσσερις οίκοι που αποφασίζουν την κατάταξη των αγορών, εκτός από τους δύο που
προαναφέρθηκαν, είναι ο MSCI της Morgan Stanley και ο Eurostoxx. Η διαδικασία για να
αναβαθμιστούμε σε ανεπτυγμένη αγορά προϋποθέτει να ενταχθούμε από τους οίκους σε λίστα
παρακολούθησης (watch list)  για διάστημα 12-18 μηνών, να ικανοποιήσουμε τα κριτήρια που
θέτουν και στη συνέχεια οι οίκοι σε διαβούλευση με μεγάλους θεσμικούς επενδυτές, τους
οποίους ρωτάνε τη γνώμη τους, αποφασίζουν αν είμαστε έτοιμοι για τη μετάταξη.
Αυτή η «ζύμωση» με τους θεσμικούς επενδυτές διευκολύνεται από τέτοιες εκδηλώσεις, καθώς
οι οίκοι λαμβάνουν την πληροφόρηση που θέλουν, αν και πρώτα από όλα πρέπει να
ικανοποιηθούν τα κριτήρια που θέτουν. Για παράδειγμα, στον MSCI εκπληρώνεται το κριτήριο
της επενδυτικής βαθμίδας, ερωτηματικό είναι το μέγεθος και η ρευστότητα της αγοράς, ενώ
διερευνάται η προσβασιμότητα. Στον Stoxx Europe, έως τώρα δεν εκπληρώνεται το κριτήριο
της ρευστότητας αγοράς, ενώ ο οίκος θέτει και θέμα εταιρικής διακυβέρνησης. Τα υπόλοιπα
κριτήρια που θέτει ο οίκος πληρούνται.
Οι 37 εισηγμένες
Το συνέδριο θα πραγματοποιηθεί το διήμερο 2-3 Δεκεμβρίου υπό την αιγίδα της Morgan
Stanley και της ΕΧΑΕ. Εκτός από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, θα μιλήσουν ο οικονομικός
σύμβουλος του πρωθυπουργού Αλέξης Πατέλης και ο διευθυντής επενδύσεων της Morgan
Stanley Μάικ Γουίλσον.

https://www.businessdaily.gr/agores/129557_crash-test-sto-londino-gia-ton-foro-trapezon-kai-tin-anabathmisi-toy-ha


https://www.businessdaily.gr/

 Publication date: 28/11/2024 06:17

 Similar Stats ranking (Greece): 1718

 link

Στους διεθνείς οίκους που θα παραστούν στο Road Show θα παρουσιαστούν 37 εισηγμένες
εταιρείες. Πρόκειται για τις: ΑΔΜΗΕ, Aegean Airlines, Alpha Bank, ΔΕΗ, ΕΧΑΕ, Εurobank,
Εθνική Τράπεζα, Ελλάκτωρ, Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ, Austriacard, Autohellas, Avax,
Cenergy, Coca Cola, Φουρλής, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, Τέρνα Ενεργειακή, Τράπεζα Πειραιώς, Tράπεζα
Κύπρου, ΟΠΑΠ, ΟΤΕ, Helleniq Energy, Aktor Group, Intralot, Κρι-Κρι, Lamda Development,
Metlen, Motor Oil,  Optima Bank, ΟΛΠ, Profile, Σαράντης, Τιτάν, Trade Estates, ElvalHalcor και
Noval Property.
Το επόμενο road show της ΕΧΑΕ είναι στη Γενεύη στις 5 Δεκεμβρίου, όπου θα παρουσιαστούν
εταιρείες από τη μεσαία κεφαλαιοποίηση και ο κύκλος των παρουσιάσεων για το 2024 θα
κλείσει στις 9 Δεκεμβρίου με το συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη.
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Η ναυτιλία χρειάζεται επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Για να προσελκύσουν κεφάλαια οι ναυτιλιακές εταιρείες, να προσφέρουν ελκυστικές
προτάσεις κινδύνου – απόδοσης που να ξεφεύγουν από την τρέχουσα αφήγηση της αγοράς»
Η ναυτιλία πρέπει να κάνει ακόμη σημαντική προσπάθεια προκειμένου να προσελκύσει
επενδυτές οι οποίοι τοποθετούν τα χρήματά τους σε εισηγμένες στα χρηματιστήρια μετοχές.
Μπορεί ο κλάδος της ναυτιλίας να είναι αξίας πολλών τρισεκατομμυρίων δολαρίων και να
εξυπηρετεί πάνω από το 90% του παγκόσμιου εμπορίου, ωστόσο φαίνεται ότι δεν έχει το
ανάλογο ειδικό βάρος στις επιλογές των επενδυτών των χρηματιστηρίων. Σύμφωνα με στοιχεία
της αμερικανικής εταιρείας Cavalier Shipping, σε κάθε 1.000 δολάρια που επενδύονται στο
αμερικανικό χρηματιστήριο μόλις 0,79 δολ. επενδύονται σε μετοχές ναυτιλιακών και
υπεράκτιων εταιρειών.
Οι εισηγμένες στο αμερικανικό χρηματιστήριο ναυτιλιακές εταιρείες υπολογίζονται σε 61 , εκ
των οποίων οι 21 συνδέονται με ελληνικά συμφέροντα, σύμφωνα με στοιχεία της Capital Link.
Ωστόσο οι 61 ναυτιλιακές εταιρείες αντιπροσωπεύουν μόλις το 0,079% του δείκτη Russell
3000, ο οποίος παρακολουθεί τις 3.000 μεγαλύτερες εισηγμένες εταιρείες των ΗΠΑ και
καλύπτει περίπου το 98% της αμερικανικής αγοράς μετοχών, σύμφωνα με την έρευνα της
Cavalier. Επίσης ούτε μία ναυτιλιακή εταιρεία δεν αντιπροσωπεύεται στον δείκτη S&P 500, τον
πιο συχνά αναφερόμενο δείκτη των μεγαλύτερων εταιρειών των ΗΠΑ. Η ναυτιλία χρειάζεται
επενδυτές, αλλά φαίνεται ότι οι επενδυτές δεν χρειάζονται τη ναυτιλία, σχολίασε ο James
Lightbourn, επικεφαλής της Cavalier, μιας εταιρείας χρηματοδότησης πλοίων. Για να
προσελκύσουν κεφάλαια, σύμφωνα με τον εκπρόσωπο της Cavalier, θα πρέπει οι ναυτιλιακές
εταιρείες να προσφέρουν ελκυστικές προτάσεις κινδύνου – απόδοσης που να ξεφεύγουν από
την τρέχουσα αφήγηση της αγοράς. Επίσης και οι επενδυτές θα πρέπει να παρεκκλίνουν από
τις συνηθισμένες τάσεις και να στραφούν σε έναν υποεκπροσωπούμενο, αλλά παγκοσμίως
κρίσιμο τομέα, χωρίς σαφή κίνητρα. Ετσι , για να προσελκύσουν κεφάλαια, οι ναυτιλιακές
εταιρείες πρέπει να προσφέρουν συναρπαστικές προτάσεις κινδύνου – απόδοσης που να
ξεφεύγουν από την τρέχουσα αφήγηση της αγοράς και να δελεάζουν τους επενδυτές να
κοιτάξουν πέρα από τους παραδοσιακούς δείκτες αναφοράς, όπως ο Russell 3000 και o S&P
500. Τα ζητήματα που αντιμετωπίζουν οι εισηγμένες ναυτιλιακές εταιρείες ήταν ένα θέμα που
κυριάρχησε στη συζήτηση στο Maritime CEO Forum που πραγματοποιήθηκε πρόσφατα στο
Monaco Yacht Club, αναφέρει το splash247.com.
Μεγάλες αποδόσεις
«Δίνουμε στους επενδυτές μας μεγάλες αποδόσεις και παρ’ όλα αυτά δεν μπορούμε να
πείσουμε τους ανθρώπους να κοιτάξουν μακροπρόθεσμα στον κλάδο μας. Ξέρετε ότι οι
ερωτήσεις που δεχόμαστε αφορούν πάντα το επόμενο τρίμηνο» δήλωσε ο Jan Rindbo, ο
διευθύνων σύμβουλος του δανέζικου ναυτιλιακού κολοσσού Norden. Ο Graham Porter,
πρόεδρος της Tiger Group Investments και ένας από τους συνιδρυτές της ναυτιλιακής
Seaspan, δήλωσε στους συνέδρους ότι η μεγαλύτερη αξία στις αγορές σήμερα είναι όλες οι
εισηγμένες εταιρείες που διαπραγματεύονται με υψηλή έκπτωση στην καθαρή αξία ενεργητικού
(NAV). Αλλοι διευθύνοντες σύμβουλοι εισηγμένων πλοιοκτητών που μίλησαν στο Μονακό
συμβούλευσαν ότι απαιτείται σημαντική εκ των προτέρων εκπαιδευτική εργασία για να
παρέχουν επαρκή πληροφόρηση στους επενδυτές για να στραφούν προς τη ναυτιλία.
πηγή: ΤΑ ΝΕΑ
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Το business plan Νεμπή που αλλάζει πίστα τον ΟΤΕ, το επενδυτικό μπαράζ της ΔΕΗ, το
roadshow της Morgan Stanley, αναταράξεις λόγω BAF, το στοίχημα της ΕΧΑΕ, οι
δασμοί Τραμπ, τα μηνύματα Στάσση και η ώρα της Klarna
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στη μεγάλη συνεισφορά του ομίλου ΟΤΕ στον ψηφιακό μετασχηματισμό, που θα επέλθει με τη
βελτίωση των υποδομών οπτικής ίνας, του 5G και της νέας υπηρεσίας Fixed Wireless Access,
αναφέρθηκε ο CEO, κ. Κώστας Νεμπής, στην παρουσίαση του νέου στρατηγικού πλάνου του
ομίλου.
Το δίκτυο Fiber to the Home (FTTH) συνεχίζει να επεκτείνεται δυναμικά για να καλύψει το 65%
της χώρας έως το 2027. Ο κ. Νεμπής ανέφερε ότι η μερισματική πολιτική που θα ακολουθήσει
ο όμιλος θα παραμείνει αυξημένη, ενώ μπορεί να βελτιωθεί.
Οι τρεις βασικοί πυλώνες του σχεδίου είναι η ανάπτυξη, η οποία θα επέλθει με την επέκταση
του δικτύου οπτικής ίνας και των δικτύων 5G κινητής τηλεφωνίας, αλλά και την αύξηση της
διείσδυσης της συνδρομητικής τηλεόρασης. Για να επιτευχθεί αυτό, θα πρέπει η πολιτεία να
αυστηροποιήσει τη νομοθεσία για την πειρατεία.
Παραμένοντας στο ρόλο της πολιτείας, αναφέρθηκε και στην υψηλή φορολογία σε σταθερή,
κινητή και συνδρομητική τηλεόραση, σημειώνοντας ότι η Ελλάδα είναι στις 2-3 χώρες στην
Ευρώπη με την υψηλότερη φορολογία, κατάλοιπο της μνημονιακής περιόδου. Έχει γίνει η
πρώτη κίνηση με την κατάργηση του φόρου 5% στις υψηλές ταχύτητες σταθερής (πάνω από
τα 100 Mbps). Σε ό,τι αφορά τις πωλήσεις θυγατρικών, πέραν της Telekom Romania Mobile, ο
όμιλος δεν προτίθεται να πουλήσει άλλη εταιρεία. Ειδικά για την OTE Estate αναφέρθηκε ότι η
εταιρεία κατέχει πάνω από 2.600 ακίνητα, τα οποία αξιοποιούνται είτε για να καλύψουν τις
ανάγκες στέγασης υπηρεσιών του οργανισμού ή για εκμίσθωση, προκειμένου να συνεισφέρουν
στα έσοδα του ομίλου.
Ούριος άνεμος πνέει για την αιολική ενέργεια στην Ελλάδα, σε συνέχεια της έναρξης
κατασκευής τριών νέων αιολικών πάρκων από τη ΔΕΗ Ανανεώσιμες, συνολικής ισχύος
περίπου 100MW.
Η εταιρεία πατάει «γκάζι» στην οργανική ανάπτυξη του χαρτοφυλακίου ΑΠE, με τα νέα αιολικά
πάρκα να κατασκευάζονται στη Ροδόπη, στη Φωκίδα και στην Αργολίδα. 
Με την ολοκλήρωση των έργων, η οποία αναμένεται εντός του πρώτου εξαμήνου του 2026, η
ετήσια αναμενόμενη παραγωγή των τριών πάρκων θα ξεπερνά τις 280 GWh, αποτρέποντας
την εκπομπή άνω των 142.000 τόνων CO2.
Υπενθυμίζεται ότι ο όμιλος είχε ολοκληρώσει άλλο ένα mega deal στον κλάδο των αιολικών,
τον περασμένο Σεπτέμβριο, με την εξαγορά δύο αιολικών πάρκων σε λειτουργία στη νότια
Εύβοια και στη Λακωνία, ισχύος 66,6 MW από τους Ομίλους Κοπελούζου και Σαμαρά.
Το «μπαράζ» επενδύσεων της ΔΕΗ δίνει έμφαση στην ανάπτυξη αιολικών σταθμών,
συνεχίζοντας παράλληλα τα έργα που καλύπτουν όλο το εύρος των ανανεώσιμων πηγών
ενέργειας (άνεμο, ήλιο, νερό, γεωθερμία και βιομάζα) όχι μόνο στην Ελλάδα, αλλά σε ολόκληρη
την αγορά της ΝΑ Ευρώπης.
Μην ξεχνάμε την, επίσης, πρόσφατη εξαγορά στη Ρουμανία του χαρτοφυλακίου αιολικών
έργων, σε λειτουργία ισχύος 629 MW από την Evryo Group (όμιλος Macquarie), αλλά και την
ακόμα πιο πρόσφατη ανακοίνωση της έναρξης των κατασκευαστικών εργασιών σε αιολικό
πάρκο, ισχύος 140 MW, στην Ανατολική Ρουμανία, ένα ακόμα mega έργο που έρχεται να
προστεθεί στην οργανική ανάπτυξη του Ομίλου ΔΕΗ. Έτσι, τα αιολικά πάρκα έχουν φτάσει να
αντιπροσωπεύουν πλέον το 90% του πράσινου χαρτοφυλακίου της ΔΕΗ στη Ρουμανία.
Στον κόσμο της ακτοπλοΐας, ο επίναυλος καυσίμου (BAF) έχει μετατραπεί σε χρυσωρυχείο για
κάποιες εταιρείες, ενώ οι υπόλοιποι παλεύουν με τις συνέπειες. Παρά τη μείωση των τιμών

https://www.liberal.gr/blackbox/business-plan-nempi-poy-allazei-pista-ton-ote-ependytiko-mparaz-tis-dei-roadshow-tis


https://www.liberal.gr/

 Publication date: 27/11/2024 00:03

 Similar Stats ranking (Greece): 231

 link

καυσίμων, ο BAF παραμένει στα ύψη, επιβαρύνοντας τις εμπορικές επιχειρήσεις που
εξαρτώνται από τις θαλάσσιες μεταφορές. Το αποτέλεσμα; Αυξημένο κόστος προϊόντων,
μειωμένη ανταγωνιστικότητα και οι νησιωτικές κοινότητες να πληρώνουν το τίμημα. Ήρθε η
ώρα οι αρμόδιοι φορείς να αναλάβουν δράση, επιβάλλοντας διαφάνεια και δικαιοσύνη στον
υπολογισμό του BAF, πριν η κατάσταση γίνει μη αναστρέψιμη.
Ικανοποιημένοι έμειναν οι αναλυτές από τα αποτελέσματα της ΕΧΑΕ για το εννεάμηνο, ενώ η
καλή πορεία αποτυπώθηκε και στο ταμπλό, με τη μετοχή να καταγράφει άνοδο και να
μπαίνουν ίσως οι βάσεις για αντιστροφή της πτωτικής πορείας. Η διοίκηση συνεχίζει τις
προσπάθειες αναβάθμισης της αγοράς και κάνει ό,τι είναι απαραίτητo, προκειμένου να
ικανοποιήσει τις απαιτήσεις που έχουν οι οίκοι, μέσω των κανόνων τους.
Ήδη, είναι σε λίστα παρακολούθησης από S&P και FTSE και περιμένει τις αξιολογήσεις και
από τους άλλους δύο οίκους, ήτοι MSCI και Stoxx. Στο εννεάμηνο, τα EBITDA αυξήθηκαν
28,7% και τα καθαρά κέρδη 37,5% και στα 13,2 εκατ. ευρώ. Για το σύνολο της χρήσης φαίνεται
πως η αποτίμηση θα παραμείνει κοντά στα 100 δισ. ευρώ και πως η μέση ημερήσια αξία
συναλλαγών θα είναι κοντά στα 130 εκατ. ευρώ. Οι νέες εισαγωγές (Τράπεζα Κύπρου,
Αεροδρόμιο Αθηνών, Noval και Softweb), αλλά και οι διαθέσεις μετοχών, όπως και οι αυξήσεις
κεφαλαίου, στήριξαν τα έσοδα. Να σημειωθεί πως στο τέταρτο τρίμηνο υπάρχουν δύο
σημαντικές αυξήσεις, αυτή της Cenergy αλλά και της Attica Βank.
Μιας και ο λόγος είναι για την ΕΧΑΕ, να σας ενημερώσουμε πως την επόμενη εβδομάδα θα
γίνει το καθιερωμένο πλέον road show στο Λονδίνο, σε συνεργασία με τη Morgan Stanley και
τις τραπεζικές χρηματιστηριακές εταιρείες. Η παρουσία των ελληνικών εισηγμένων είναι μεγάλη
και συνολικά θα παρουσιαστούν 37 εταιρείες στους ξένους πελάτες του οίκου.
Τις εργασίες θα ανοίξει ο Πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, ενώ θα υπάρξει συζήτηση με
τους αναλυτές της Morgan Stanley και τη συμμετοχή του Αλέξη Πατέλη, επικεφαλής του
Οικονομικού Γραφείου του Πρωθυπουργού. Δύο μέρες θα κρατήσει το συνέδριο (2 και 3
Δεκεμβρίου) και οι εταιρείες που θα είναι εκεί είναι: ΑΔΜΗΕ, Aegean Airlines, Alpha Bank,
ΕΧΑΕ, Αεροδρόμιο Αθηνών, ΕΥΔΑΠ, Austriacard, Autohellas, Avax, Τράπεζα Κύπρου,
Cenergy, Coca Cola, Ελλάκτωρ, Eurobank, Φουρλής, ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ και Τέρνα Ενεργειακή,
ΟΠΑΠ, ΟΤΕ, HelleniQ Energy, Aktor Group, Intralot, Κρι-Κρι, Lamda, Metlen, Motor Oil, Εθνική
Τράπεζα, Optima Bank, Τράπεζα Πειραιώς, ΟΛΠ, Profile, ΔΕΗ, Σαράντης, Τιτάν, Trade
Estates, και όμιλος Βιοχάλκο (ΕΛΒΑΛΧΑΛΚΟΡ και Noval Property).
Με λίγα λόγια, είναι σχεδόν όλη η αφρόκρεμα της αγοράς μας. Να σημειωθεί πως στις 9
Δεκεμβρίου, οι ελληνικές εισηγμένες ταξιδεύουν στη Νέα Υόρκη, για το road show της Capital
Link. Και εκεί θα κάνει παρέμβαση ο Πρωθυπουργός, αλλά μέσω διαδικτύου.
Δύο μεγάλες διανομές έχει η σημερινή μέρα. Δύο μετοχές της Εναλλακτικής Αγοράς, από τη
λεγόμενη κατηγορία ΜΕΖΖ, διαπραγματεύονται χωρίς το δικαίωμα στην επιστροφή κεφαλαίου,
το οποίο μάλιστα αντιστοιχεί σε διψήφιο ποσοστό απόδοσης. Συγκεκριμένα, σήμερα, οι
μετοχές της Phoenix διαπραγματεύονται χωρίς το δικαίωμα στην επιστροφή κεφαλαίου, ύψους
0,0128 ευρώ ανά μετοχή. Με βάση το χθεσινό κλείσιμο, η απόδοση είναι 14,2%. Επίσης,
σήμερα οι μετοχές της Sunrise θα διαπραγματεύονται και αυτές χωρίς το δικαίωμα στην
επιστροφή ποσού 0,0504 ευρώ ανά μετοχή. Εδώ, η απόδοση είναι 16,2%.
Στον αναβαθμισμένο και καθοριστικό ρόλο του Ομίλου ΔΕΗ, στην ενεργειακή ασφάλεια και τη
γεωπολιτική σταθερότητα, στην περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης επικεντρώθηκε ο
Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος Ομίλου ΔΕΗ, κ. Γιώργος Στάσσης, κατά την κεντρική
ομιλία του στη διάρκεια του συνεδρίου «Geopolitics and Energy Security: A Brussels
Conversation», που πραγματοποιήθηκε στις Βρυξέλλες.
Ειδική μνεία έκανε στις επιλογές που έχουν καταστήσει σήμερα τον Όμιλο ως τη μεγαλύτερη
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πλέον εταιρεία κοινής ωφελείας στη ΝΑ Ευρώπη, ενώ αναφέρθηκε και στη μεγάλη ευθύνη που
έχει, ως προς τη διαμόρφωση του ενεργειακού τοπίου στην ευρύτερη περιοχή.
Όπως τόνισε ο CEΟ της ΔΕΗ, ο ρόλος του Ομίλου αφορά πλέον στην περιχαράκωση της
ενεργειακής ασφάλειας στην ευρύτερη περιοχή και την προώθηση της ανάπτυξης και της
προόδου, μέσω προσιτών και καινοτόμων λύσεων. «Η Νοτιοανατολική Ευρώπη βρίσκεται στο
σταυροδρόμι κρίσιμων οδών μεταφοράς ενέργειας. Και ως εκ τούτου, έχουμε να παίξουμε
βασικό ρόλο στην ευρύτερη ευρωπαϊκή ενεργειακή ασφάλεια και ανάπτυξη» τόνισε ο κ.
Στάσσης.
«Η απανθρακοποίηση δεν είναι πλέον θέμα επιλογής, ούτε αν πιστεύουμε ή όχι στην κλιματική
αλλαγή. Είναι θέμα ενεργειακής ασφάλειας», εκτίμησε ο κ. Στάσσης, αναλύοντας τη σημασία
του ρόλου της Νοτιοανατολικής Ευρώπης και την καίρια θέση της στους διαδρόμους
μεταφοράς ενέργειας.
Παράλληλα, έκανε μια εκτενή αναφορά στη μακροχρόνια συνεργασία της Ευρώπης με τις ΗΠΑ,
τονίζοντας ότι «χωρίς το αμερικανικό LNG, η Γηραιά Ήπειρος θα είχε βρεθεί σε πολύ δύσκολη
θέση χωρίς εμφανείς εναλλακτικές λύσεις».
Νέες απειλές εκτόξευσε ο Τραμπ την Τρίτη, υποσχόμενος πρόσθετους δασμούς στις
εισαγωγές από το Μεξικό, την Κίνα και τον Καναδά, τρεις σημαντικούς εμπορικούς εταίρους
των ΗΠΑ, αναστατώνοντας τις αγορές. Ο νεοεκλεγείς πρόεδρος δήλωσε ότι θα επιβληθεί
πρόσθετος δασμός 10% στα αγαθά που εισάγονται από την Κίνα και 25% σε όλα τα προϊόντα
που εισάγονται από τον Καναδά και το Μεξικό. Όπως ήταν φυσικό, οι απειλές έριξαν το
δολάριο Καναδά και το πέσο του Μεξικού στην αγορά ισοτιμιών με το αμερικανικό δολάριο να
κερδίζει έδαφος.
Η απόδοση στα 10ετή κρατικά ομόλογα των ΗΠΑ τσίμπησε στο 4,3%, αντιστρέφοντας την
πρόσφατη πτώση, μετά την επιλογή του Scott Bessent για το υπουργείο Οικονομικών. Η
επιλογή αυτή πίεσε το δολάριο και ενίσχυσε τα ομόλογα, λόγω προσδοκιών ότι ο νέος
υπουργός Οικονομικών, έμπειρος άνθρωπος της Wall Street, θα μετριάσει την προσέγγιση του
Τραμπ, όσον αφορά στις εμπορικές σχέσεις.
Ωστόσο, οι απειλές του Τραμπ είναι υπενθύμιση ότι πρόκειται να χρησιμοποιήσει την πολιτική
των δασμών ως μοχλό πίεσης στους συμμάχους και τους αντιπάλους των ΗΠΑ, ένα άλλο
σημάδι ότι η πρόθεσή του είναι να αποκλίνει από τη διεθνή τάξη των χαμηλών δασμών.
Έρχεται η ώρα και της Klarna, της σουηδικής fintech που κατέχει πολύ ισχυρή θέση στην
παγκόσμια αγορά άμεσων πιστώσεων σε καταναλωτές, διεθνώς γνωστή ως «buy now, pay
later», να εισαχθεί σε κάποιο αμερικανικό χρηματιστήριο. Όπως ανέφερε το Bloomberg, η
εταιρεία υπέβαλε έναν αρχικό φάκελο στην αμερικανική επιτροπή κεφαλαιαγοράς (SEC).
Η αρχική δημόσια εγγραφή (IPO) αναμένεται πως θα λάβει χώρα μέσα στο 2025 και, σύμφωνα
με τις πληροφορίες του διεθνούς πρακτορείου, η Klarna συνεργάζεται ήδη με τις τράπεζες
Goldman Sachs, JPMorgan Chase και Morgan Stanley για την προετοιμασία της διαδικασίας.
Οι διεθνείς αγορές ανέμεναν για πολλούς μήνες να ακούσουν κάτι σχετικά με την είσοδο της
εταιρείας σε κάποιο χρηματιστήριο και όπως φαίνεται, η υποβολή του φακέλου έχει άμεση
σχέση με ένα εσωτερικό ξεκαθάρισμα που έγινε κάποια στιγμή τον Οκτώβριο.
Σύμφωνα με το Bloomberg, οι μέτοχοι της εταιρείας απομάκρυναν από το διοικητικό συμβούλιο
τον Mikael Walther, αφού αυτός είχε συγκρουστεί πολλές φορές με τον πρόεδρο του
διοικητικού συμβουλίου, Mike Moritz, και τον διευθύνοντα σύμβουλο, Sebastian Siemiatkowski.
Ταυτόχρονα, με την υποβολή του φακέλου, η εταιρεία ανέφερε πως η είσοδός της στο
χρηματιστήριο θα προχωρήσει μετά την ολοκλήρωση των ελέγχων που θα κάνει η SEC και
ανάλογα με τις συνθήκες των διεθνών αγορών.
Στον αρχικό φάκελο δεν υπήρχαν πληροφορίες σχετικά με τον αριθμό των μετοχών που
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σκοπεύει να διαθέσει η εταιρεία στους επενδυτές, ούτε για το ποσό που σκοπεύει να αντλήσει
και την τιμή διάθεσης. Δημοσιογράφοι του διεθνούς οικονομικού Τύπου, παράγοντες των
διεθνών αγορών και χρηματιστηριακοί αναλυτές υποθέτουν, όμως, πως η χρηματιστηριακή
αξία της εταιρείας δεν θα είναι μικρότερη από 15 δισεκατομμύρια δολάρια ΗΠΑ.
Αυτό σχετίζεται με το γεγονός πως τον προηγούμενο μήνα αυξήθηκε η συμμετοχή της
εταιρείας Chrysalis Investments Ltd στο μετοχικό κεφάλαιο της Klarna και η αγορά των
μετοχών έγινε σε τέτοια τιμή που αντιστοιχεί σε περίπου 14,6 δισ. δολάρια, συνολική αξία της
σουηδικής fintech. Η τιμή αυτή είναι υπερδιπλάσια αυτής που αντιστοιχούσε στην τελευταία
χρηματοδότηση που είχε λάβει η εταιρεία, το καλοκαίρι του 2022, όταν είχε αναγκαστεί να
δεχθεί αποτίμηση 6,7 δισεκατομμυρίων δολαρίων.
Οι συνθήκες τότε δεν ήταν καθόλου ευνοϊκές στις διεθνείς αγορές, καθώς μόλις είχε αρχίσει η
άνοδος των επιτοκίων και η αναταραχή από τον πόλεμο στην Ουκρανία ήταν πολύ έντονη. Η
χρηματοδότηση αυτή είχε κάνει μεγάλη εντύπωση εκείνη την εποχή, καθώς το 2021, η Klarna
είχε αντλήσει κεφάλαια πουλώντας μετοχές σε τιμή που αντιστοιχούσε σε συνολική αξία 45,6
δισεκατομμυρίων δολαρίων.
Πιθανότατα, η διοίκηση και οι μέτοχοι της επιχείρησης ελπίζουν πως, μέχρι να έρθει η ώρα του
IPO, η αποτίμησή της θα είναι πιο ψηλή από τα 15 δισεκατομμύρια, καθώς έχουν προχωρήσει
σε αρκετές κινήσεις για τη βελτίωση των οικονομικών της επιδόσεων. Σε αυτά τα πλαίσια έχει
αποχωρήσει από αρκετές δραστηριότητες, δίνοντας έμφαση στη σύναψη νέων συνεργασιών
στον τομέα των πληρωμών και στις επενδύσεις στον τομέα της Τεχνητής Νοημοσύνης.
Πρόσφατα πούλησε ένα τμήμα της, εισπράττοντας 520 εκατομμύρια δολάρια και αγόρασε την
εταιρεία Laybuy, η οποία παρέχει υπηρεσίες buy now pay later, στη Νέα Ζηλανδία. Επίσης,
ξεκίνησε συνεργασία με την Google Pay και τις διεθνείς εταιρείες πληρωμών Adyen, Xero και
Worldpay. Έχει 85 εκατομμύρια πελάτες ανά τον κόσμο και συνεργάζεται με 600.000 εμπόρους
και τα οικονομικά της αποτελέσματα βαίνουν βελτιούμενα. Σύμφωνα με το Bloomberg, τα δύο
τελευταία ημερολογιακά τρίμηνα ήταν κερδοφόρα και ο διευθύνων σύμβουλος, Siemiatkowski,
δήλωσε σχετικά πως η εταιρεία έχει επιστρέψει στην παλιά καλή εποχή της ανάπτυξης και των
κερδών. Όσοι επενδυτές ενδιαφέρονται, θα έχουν σύντομα την ευκαιρία να μοιραστούν αυτά τα
κέρδη με τους υφιστάμενους μετόχους της Klarna.
Αποποίηση Ευθύνης
Το υλικό αυτό παρέχεται για πληροφοριακούς και μόνο σκοπούς. Σε καμιά περίπτωση δεν
πρέπει να εκληφθεί ως προσφορά, συμβουλή ή προτροπή για την αγορά ή πώληση των
αναφερόμενων προϊόντων. Παρόλο που οι πληροφορίες που περιέχονται βασίζονται σε πηγές
που θεωρούνται αξιόπιστες, ουδεμία διασφάλιση δίνεται ότι είναι πλήρεις ή ακριβείς και δεν θα
πρέπει να εκλαμβάνονται ως τέτοιες.
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Η ναυτιλία χρειάζεται επενδυτές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ναυτιλία πρέπει να κάνει ακόμη σημαντική προσπάθεια προκειμένου να προσελκύσει
επενδυτές οι οποίοι τοποθετούν τα χρήματά τους σε εισηγμένες στα χρηματιστήρια μετοχές.
Μπορεί ο κλάδος της ναυτιλίας να είναι αξίας πολλών τρισεκατομμυρίων δολαρίων και να
εξυπηρετεί πάνω από το 90% του παγκόσμιου εμπορίου, ωστόσο φαίνεται ότι δεν έχει το
ανάλογο ειδικό βάρος στις επιλογές των επενδυτών των χρηματιστηρίων. Σύμφωνα με στοιχεία
της αμερικανικής εταιρείας Cavalier Shipping, σε κάθε 1.000 δολάρια που επενδύονται στο
αμερικανικό χρηματιστήριο μόλις 0,79 δολ. επενδύονται σε μετοχές ναυτιλιακών και
υπεράκτιων εταιρειών.
Οι εισηγμένες στο αμερικανικό χρηματιστήριο ναυτιλιακές εταιρείες υπολογίζονται σε 61, εκ των
οποίων οι 21 συνδέονται με ελληνικά συμφέροντα, σύμφωνα με στοιχεία της Capital Link.
Ωστόσο οι 61 ναυτιλιακές εταιρείες αντιπροσωπεύουν μόλις το 0,079% του δείκτη Russell
3000, ο οποίος παρακολουθεί τις 3.000 μεγαλύτερες εισηγμένες εταιρείες των ΗΠΑ και
καλύπτει περίπου το 98% της αμερικανικής αγοράς μετοχών, σύμφωνα με την έρευνα της
Cavalier. Επίσης ούτε μία ναυτιλιακή εταιρεία δεν αντιπροσωπεύεται στον δείκτη S&P 500, τον
πιο συχνά αναφερόμενο δείκτη των μεγαλύτερων εταιρειών των ΗΠΑ.
Η ναυτιλία χρειάζεται επενδυτές, αλλά φαίνεται ότι οι επενδυτές δεν χρειάζονται τη ναυτιλία,
σχολίασε ο James Lightbourn, επικεφαλής της Cavalier, μιας εταιρείας χρηματοδότησης
πλοίων.
Για να προσελκύσουν κεφάλαια, σύμφωνα με τον εκπρόσωπο της Cavalier, θα πρέπει οι
ναυτιλιακές εταιρείες να προσφέρουν ελκυστικές προτάσεις κινδύνου – απόδοσης που να
ξεφεύγουν από την τρέχουσα αφήγηση της αγοράς. Επίσης και οι επενδυτές θα πρέπει να
παρεκκλίνουν από τις συνηθισμένες τάσεις και να στραφούν σε έναν υποεκπροσωπούμενο,
αλλά παγκοσμίως κρίσιμο τομέα, χωρίς σαφή κίνητρα.
Ετσι, για να προσελκύσουν κεφάλαια, οι ναυτιλιακές εταιρείες πρέπει να προσφέρουν
συναρπαστικές προτάσεις κινδύνου – απόδοσης που να ξεφεύγουν από την τρέχουσα
αφήγηση της αγοράς και να δελεάζουν τους επενδυτές να κοιτάξουν πέρα από τους
παραδοσιακούς δείκτες αναφοράς, όπως ο Russell 3000 και ο S&P 500.
Τα ζητήματα που αντιμετωπίζουν οι εισηγμένες ναυτιλιακές εταιρείες ήταν ένα θέμα που
κυριάρχησε στη συζήτηση στο Maritime CEO Forum που πραγματοποιήθηκε πρόσφατα στο
Monaco Yacht Club, αναφέρει το splash247.com.
Μεγάλες αποδόσεις
«Δίνουμε στους επενδυτές μας μεγάλες αποδόσεις και παρ’ όλα αυτά δεν μπορούμε να
πείσουμε τους ανθρώπους να κοιτάξουν μακροπρόθεσμα στον κλάδο μας. Ξέρετε ότι οι
ερωτήσεις που δεχόμαστε αφορούν πάντα το επόμενο τρίμηνο» δήλωσε ο Jan Rindbo, ο
διευθύνων σύμβουλος του δανέζικου ναυτιλιακού κολοσσού Norden.
Ο Graham Porter, πρόεδρος της Tiger Group Investments και ένας από τους συνιδρυτές της
ναυτιλιακής Seaspan, δήλωσε στους συνέδρους ότι η μεγαλύτερη αξία στις αγορές σήμερα
είναι όλες οι εισηγμένες εταιρείες που διαπραγματεύονται με υψηλή έκπτωση στην καθαρή αξία
ενεργητικού (NAV). Αλλοι διευθύνοντες σύμβουλοι εισηγμένων πλοιοκτητών που μίλησαν στο
Μονακό συμβούλευσαν ότι απαιτείται σημαντική εκ των προτέρων εκπαιδευτική εργασία για να
παρέχουν επαρκή πληροφόρηση στους επενδυτές για να στραφούν προς τη ναυτιλία.
Facebook
Twitter
LinkedIn
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45°C Ελληνικές τράπεζες: Αλλάζει η ατζέντα των αναλυτών – Πώς προσεγγίζουν τον
κλάδο τα ξένα funds
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ενα δαιδαλώδες τοπίο με πολύ διαφορετικές προσεγγίσεις επιχειρούν να ανιχνεύσουν πια οι
αναλυτές των διεθνών οίκων στα road shows που ολοκληρώνονται στις 2 και 3 Δεκεμβρίου στο
Λονδίνο με το συνέδριο της Morgan Stanley σε συνεργασία με το Ελληνικό Χρηματιστήριο
(Greek Investment Conference), ενώ τον κύκλο του 2024 κλείνει το συνέδριο του Capital Link
στη Νέα Υόρκη μια εβδομάδα αργότερα.
Αιχμή του δόρατος τα επιτόκια που δίνουν το στίγμα του προβληματισμού για τον κλάδο των
πιστωτικών ιδρυμάτων.
Τρεις άξονες από τον Αντρέα Ορσέλ
Μια προσέγγιση πολύ διαφορετική από αυτές που έχουμε μέχρι στιγμής ακούσει επιχείρησε ο
Αντρέα Ορσέλ, CEO της Unicredit, σε ένα πολυπληθές ακροατήριο κατά τη διάρκεια του road
show της JP Morgan στο Λονδίνο που έληξε την Παρασκευή.
Στο πλαίσιο και της διασυνοριακής προοπτικής της ιταλικής τράπεζας (σ.σ. “επιχείρηση”
Commerzbank) o κ. Ορσέλ εμφανίστηκε μάλλον αισιόδοξος παρά τις δεδομένες αντιξοότητες
που δημιουργεί το διεθνές τοπίο, στήριξε δε το σκεπτικό του σε τρεις κοστολογημένους άξονες:
– Tην επικείμενη παύση του πολέμου στην Ουκρανία που θεωρεί δεδομένο μετά την εκλογή
Τράμπ. Αυτό θα φέρει νεό κύμα επενδύσεων στη Γηραιά Ηπειρο σημείωσε
– Τις γερμανικές εκλογές το Φεβρουάριο που θα απαλλάξουν την ισχυρότερη χώρα της
Ευρώπης από την πολιτική αστάθειά της η οποία εν τέλει οδηγεί ολόκληρη την Ευρώπη σε
αδυναμία.
– Τη μείωση των επιτοκίων που μπορεί εν πρώτοις να χαρακτηρίζεται ως κάτι αρνητικό για τις
τράπεζες. Η πρόκληση ωστόσο είναι τα πιστωτικά ιδρύματα να ισχυροποιήσουν τις εργασίες
τους μέσα από τη μείωση των επιτοκίων. Και όλο αυτό σε σύγκριση με τις ΗΠΑ που δεν θα
προχωρήσουν σε αντίστοιχη μείωση.
Σταθμισμένα ερωτηματολόγια από τους ξένους επενδυτές
Τα βασικά θέματα για τα οποία ρωτήθηκαν οι τράπεζες στο συνέδριο της JP Morgan
αφορούσαν:
– Tη ευαισθησία των ισολογισμών σε σχέση με τη μείωση των επιτοκίων
– Την πιστωτική επέκταση
– Τα μερίσματα
Το θέμα του DTC έπαψε να απασχολεί τους επενδυτές οι οποίοι ωστόσο αναπτύσσουν
σταδιακά διεθνική ατζέντα επιχειρώντας να δουν τις προοπτικές του κλάδου όχι μόνον μέσα
από τα μεγέθη του αλλά από ένα διεθνές τοπίο που τον καθορίζει.
Οι γεωπολιτικοί κίνδυνοι, ο κίνδυνος κλίματος κυριαρχούν στις συζητήσεις με τους αναλυτές και
τα επιμέρους θέματα κοστουλούνται πλέον βάσει των κινδύνων αυτών. Δηλαδή πόσα δάνεια
θα δοθούν, τι επιπλέον κεφάλαια θα απαιτηθούν για την κάλυψη των παραπάνω κινδύνων.
Το συνέδριο των Morgan Stanley και ΕΧΑΕ στο Λονδίνο
Στο συνέδριο της Morgan Stanley με το Ελληνικό Χρηματιστήριο θα είναι εκ νέου μερικά από
τα πιο μεγάλα ονόματα διεθνών οίκων επενδεδυμένων στο Χ.Α. ή που διερευνούν παρόμοια
επένδυση το 2025. Αλλωστε αυτά είναι και τα τελευταία συνέδρια πριν οι αναλυτές κλείσουν τα
βιβλία τους.
Ανάμεσα στους οίκους ξεχωρίζουν οι Fiera Capital, Schroder Investment, Intercapital Asset
Management, Morgan Stanley, Millenium Partners, Fidelity, Lazard Asset Management, JP
Morgan, Amundi Asset Management κ.α.
Να σημειωθεί πως το συγκεκριμένο συνέδριο έχει ελληνικό χρώμα και ταυτότητα και πως οι
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ανησυχίες των επενδυτών θα κινηθούν και σε θέματα της εσωτερικής πολιτικής σκηνής στο
πλαίσιο της διαβεβαίωσης της πολιτικής σταθερότητας αν και καθόλου δεν έχει περάσει σε
επίπεδο διεθνών οίκων η παραμικρή αμφιβολία για την πολιτική σταθερότητα στη χώρα μας.
Πηγή: newmoney
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Οι σημειώσεις του “μικρομετόχου” (25.11.2024)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Αναθεωρώ την εκτίμησή μου για την πορεία της μετοχής της METLEN, καθώς πληροφορίες
υποδεικνύουν πιθανή καθυστέρηση στην εισαγωγή της στο χρηματιστήριο του LSE. Αν και τα
αποτελέσματα της εταιρείας για το εννεάμηνο είναι ιδιαίτερα θετικά, η αβεβαιότητα αυτή ίσως
επηρεάσει τις μελλοντικές αποδόσεις.
Ο κύκλος εργασιών της METLEN αυξήθηκε κατά 3%, φτάνοντας τα 4.203 εκατ. ευρώ, ενώ τα
κέρδη προ φόρων, τόκων και αποσβέσεων (EBITDA) ενισχύθηκαν κατά 6%, στα 763 εκατ.
ευρώ. Τα καθαρά κέρδη αυξήθηκαν κατά 4%, στα 482 εκατ. ευρώ, με τα κέρδη ανά μετοχή να
ανέρχονται σε 3,49 ευρώ. Παρά τις επενδύσεις, ο δείκτης καθαρού δανεισμού παρέμεινε
σταθερός, στο 2,05x EBITDA.
Σχετικά με τις φήμες περί μετοχικής εμπλοκής του κ. Μυτιληναίου στα ΕΛΠΕ, σας παραπέμπω
στις δηλώσεις του Πρωθυπουργού “Δεν είναι πατριωτικό να εισάγουμε φυσικό αέριο και
πετρέλαιο από το εξωτερικό όταν μπορούμε να εκμεταλλευτούμε τις εγχώριες πηγές
ενέργειας”.
Τέλος είναι πλέον βέβαιο ότι η κυβέρνηση θα επιβάλει έκτακτη εισφορά στα υπερκέρδη των
εταιρειών ενέργειας, γεγονός που αναμένεται να επηρεάσει αρνητικά την πορεία της μετοχής
της METLEN. Η απόφαση αυτή, αν και στοχεύει στην ενίσχυση των δημόσιων εσόδων,
δημιουργεί αβεβαιότητα για τους ξένους θεσμικούς επενδυτές, οι οποίοι ενδέχεται να
επανεξετάσουν τη θέση τους στην ελληνική ενεργειακή αγορά λόγω της έκθεσής τους σε
απρόβλεπτα φορολογικά βάρη, καθιστώντας δυσκολότερη την προσέλκυση μεγάλων
επενδυτικών κεφαλαίων στον κλάδο ενέργειας.
Fitch: Οι οίκοι αξιολόγησης αναμένουν τις επόμενες κινήσεις από την Ελλάδα για να
επανεξετάσουν τη θέση τους απέναντι στο ελληνικό χρέος. Η Fitch, αν και αναγνώρισε τη
δημοσιονομική πρόοδο και τη μείωση του χρέους, απέφυγε να αναβαθμίσει την προοπτική της
ελληνικής οικονομίας από «σταθερή» σε «θετική». Οι ανησυχίες εστιάζουν στη διεθνή
αβεβαιότητα, όπως η οικονομική επιβράδυνση στην Ευρώπη, η διακυβέρνηση Τραμπ και οι
γεωπολιτικές εντάσεις. Ωστόσο, οι οίκοι Scope, DBRS και S&P διακρίνουν θετικές προοπτικές,
αφήνοντας ανοιχτό το ενδεχόμενο αναβάθμισης το 2025, μετά τις πολιτικές εξελίξεις στις ΗΠΑ
και την ευρωπαϊκή οικονομία.
Morgan Stanley:Το διεθνές επενδυτικό ενδιαφέρον για την Ελλάδα κορυφώνεται με τα
συνέδρια της Morgan Stanley στο Λονδίνο και του Capital Link στη Νέα Υόρκη, κλείνοντας τον
κύκλο του 2024. Στα road shows, οι αναλυτές διερευνούν διαφορετικές προσεγγίσεις, με κύρια
θέματα τα επιτόκια και τις επιπτώσεις στον τραπεζικό τομέα.
Ο Αντρέα Ορσέλ, CEO της Unicredit, εξέφρασε αισιοδοξία για την ευρωπαϊκή οικονομία,
εστιάζοντας σε τρεις άξονες: την πιθανή λήξη του πολέμου στην Ουκρανία, την πολιτική
σταθερότητα στη Γερμανία και τη θετική διαχείριση της μείωσης επιτοκίων από τις τράπεζες.
Οι επενδυτές επικεντρώθηκαν σε ερωτήματα για τη μείωση των επιτοκίων, την πιστωτική
επέκταση και τα μερίσματα, ενώ οι γεωπολιτικοί κίνδυνοι παραμένουν βασικός
προβληματισμός. Στο συνέδριο της Morgan Stanley συμμετέχουν κορυφαία ονόματα
επενδυτικών οίκων, αναδεικνύοντας την εμπιστοσύνη στις προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας.
Η Eurobank ανακοίνωσε συμφωνία για απόκτηση 24,659% της Ελληνικής Τράπεζας με τίμημα
493 εκατ. ευρώ, ή 4,843 ευρώ ανά μετοχή. Θα αποκτήσει 21,33% από τη Demetra έναντι 426
εκατ. ευρώ και 3,33% από τη Logicom με 66 εκατ. ευρώ. Η ολοκλήρωση εξαρτάται από
κανονιστικές εγκρίσεις και τη Γενική Συνέλευση της Demetra, με εκτιμώμενη ημερομηνία μετά
την 8η Φεβρουαρίου 2025. Η Eurobank, ήδη κάτοχος 55,962%, θα φτάσει το 93,47%, και θα
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υποβάλει δημόσια πρόταση για τις υπόλοιπες μετοχές. Παράλληλα, συμφώνησε την πώληση
8,58% της Demetra στη Logicom για 27 εκατ. ευρώ.
Η επιστροφή της Εθνικής Ασφαλιστικής στην Εθνική Τράπεζα, εάν πραγματοποιηθεί, ενδέχεται
να αποτελέσει σημαντική πηγή αντιπαράθεσης, ειδικά αν επιβεβαιωθούν οι φήμες για άδεια
ταμεία στην ασφαλιστική. Αυτό θα εγείρει ερωτήματα για την αξιολόγηση της πώλησης και τις
συνέπειες για την επένδυση των νέων ιδιοκτητών. Η πώληση της Εθνικής Ασφαλιστικής ήταν
υποχρεωτική λόγω κανονισμών, όμως οι αλλαγές στη Βασιλεία ΙΙΙ ευνοούν τώρα την
επανένταξη της στον τραπεζικό όμιλο. Με τη μείωση του συντελεστή στάθμισης κινδύνου από
370% σε 250%, οι τράπεζες έχουν κεφαλαιακό όφελος όταν κατέχουν ασφαλιστικές εταιρείες.
Παρά τη στρατηγική αυτή αλλαγή, εάν η Εθνική Ασφαλιστική επιστρέψει με ελλειμματικό
ισολογισμό, θα προκληθούν έντονες συζητήσεις για τη διαχείριση της πώλησης, της
επιστροφής και τις ευθύνες των εμπλεκομένων πλευρών. Πρόκειται για ένα ζήτημα που μπορεί
να έχει σημαντικές επιπτώσεις στο χρηματοπιστωτικό και επιχειρηματικό τοπίο της χώρας.
Η UniCredit, βασικός μέτοχος της Alpha Bank, συνεχίζει να ενισχύει τη θέση της ως ένας από
τους κορυφαίους τραπεζικούς ομίλους στην Ευρώπη, μέσω στρατηγικών εξαγορών και
κινήσεων ενοποίησης. Πρόσφατα, η UniCredit πρότεινε την εξαγορά της ιταλικής Banco BPM
για 10 δισεκατομμύρια ευρώ, ενώ ταυτόχρονα αυξάνει τη συμμετοχή της στη γερμανική
Commerzbank, φτάνοντας στο 21%, με στόχο το 29,9%.Αυτές οι κινήσεις δείχνουν μια
δυναμική στρατηγική επέκτασης σε κομβικές αγορές της Ευρώπης, επιδιώκοντας τη
δημιουργία ενός ισχυρού πανευρωπαϊκού τραπεζικού ομίλου. Η UniCredit επενδύει σε
διαφοροποίηση χαρτοφυλακίου, ενδυνάμωση της θέσης της σε μεγάλες οικονομίες και
αξιοποίηση ευκαιριών ενοποίησης στον τραπεζικό κλάδο.Η ισχυρή παρουσία της UniCredit, σε
συνδυασμό με τη συμμετοχή της στην Alpha Bank, υπογραμμίζει την επιρροή της στον
τραπεζικό τομέα της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, ενώ οι κινήσεις αυτές ενισχύουν και την αξία
της επένδυσής της στην ελληνική αγορά.
Η ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή ετοιμάζεται να ολοκληρώσει τη μεταβίβαση τουλάχιστον του 67% των
μετοχών της στη Masdar. Η συναλλαγή περιλαμβάνει την πώληση των συμμετοχών της ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ (36,59%) και άλλων μετόχων, με συνολικό τίμημα 2,4 δισ. ευρώ για την πλήρη
εξαγορά. Η Masdar έχει ήδη καλύψει αύξηση κεφαλαίου 540,5 εκατ. ευρώ μέσω της θυγατρικής
της Masdar Hellas, με το υπόλοιπο ποσό να καλύπτεται από δανεισμό. Μετά τη μεταβίβαση,
θα ακολουθήσει υποχρεωτική δημόσια πρόταση. Η ΓΕΚ θα χάσει τον έλεγχο της ΤΕΝΕΡΓ, ενώ
τροποποιούνται συμβάσεις μεταξύ των δύο εταιρειών, όπως η συμφωνία για τις εργασίες του
έργου αντλησιοταμίευσης Αμφιλοχίας. Η ΤΕΝΕΡΓ θα καταβάλει 26,3 εκατ. ευρώ στην ΤΕΡΝΑ
για τις υπηρεσίες αυτές, με την πρώτη δόση να εκτιμάται στις 24 Δεκεμβρίου.
Η ισπανική κυβέρνηση επέβαλε πρόστιμο ύψους 2 εκατομμυρίων ευρώ στη Volotea για
καταχρηστικές πρακτικές, ιδίως για χρεώσεις στη μεταφορά βαλίτσας καμπίνας. Παρόλο που
το ποσό δεν είναι μεγάλο, αποκτά σημασία λόγω της εύθραυστης οικονομικής κατάστασης της
εταιρείας. Η Volotea βρέθηκε σε ανάγκη ρευστότητας, αναγκάζοντας τους μετόχους να
ζητήσουν τη στήριξη της Aegean Airlines. Ωστόσο, πρόστιμα όπως αυτό ενδέχεται να
δυσχεράνουν τη θέση της εταιρείας και να επηρεάσουν αρνητικά την επένδυση της Aegean,
εάν τα οικονομικά προβλήματα συνεχιστούν ή ενταθούν.
Η Motor Oil αναμένεται να εισπράξει αποζημίωση ύψους 50 εκατ. ευρώ έως το τέλος του έτους,
ως πρώτη δόση για τη ζημιά που προκάλεσε η πρόσφατη πυρκαγιά. Η αποζημίωση έχει ήδη
εγκριθεί από τις ασφαλιστικές και αντασφαλιστικές εταιρείες, όπως ενημέρωσε η διοίκηση τους
αναλυτές. Πρόκειται για ένα σημαντικό ποσό που θα στηρίξει την εταιρεία στη διαχείριση των
συνεπειών της ζημιάς και στην αποκατάσταση των δραστηριοτήτων της.
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Αλλάζει η ατζέντα των διεθνών αναλυτών για τις ελληνικές τράπεζες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τράπεζες
Επιτόκια
Ενα δαιδαλώδες τοπίο με πολύ διαφορετικές προσεγγίσεις επιχειρούν να ανιχνεύσουν πια οι
αναλυτές των διεθνών οίκων στα road shows που ολοκληρώνονται στις 2 και 3 Δεκεμβρίου στο
Λονδίνο με το συνέδριο της Morgan Stanley σε συνεργασία με το Ελληνικό Χρηματιστήριο
(Greek Investment Conference), ενώ τον κύκλο του 2024 κλείνει το συνέδριο του Capital Link
στη Νέα Υόρκη μια εβδομάδα αργότερα.
Αιχμή του δόρατος τα επιτόκια που δίνουν το στίγμα του προβληματισμού για τον κλάδο των
πιστωτικών ιδρυμάτων.
Μια προσέγγιση πολύ διαφορετική από αυτές που έχουμε μέχρι στιγμής ακούσει επιχείρησε ο
Αντρέα Ορσέλ, CEO της Unicredit, σε ένα πολυπληθές ακροατήριο κατά τη διάρκεια του road
show της JP Morgan στο Λονδίνο που έληξε την Παρασκευή.
Διαβάστε περισσότερα στο newmoney.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Βουλή - Φράνκεσταϊν μετά τις ανεξαρτητοποιήσεις και τα νέα κόμματα: Πώς διαμορφώνεται το
νέο πολιτικό σκηνικό
Το δράμα του Αγρινίου: Μετά τον 20χρονο Άκη, πέθανε και η 18χρονη αδελφή του -
Συγκλονίζει η μητέρα τους
Βίντεο: Παίχτης στο «Πες τη Λέξη» της ΕΡΤ κέρδισε τα €195.000 της θυρίδας και €31.000 για
τις 31 συνεχόμενες νίκες του
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Αλλάζει η ατζέντα των διεθνών αναλυτών για τις ελληνικές τράπεζες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πώσ προσεγγίζουν τον κλάδο τα ξένα funds - Αιχμή του δόρατος ο προβληματισμός για τα
επιτόκια - Τι έγινε στο συνέδριο της JP Morgan και η συνέχεια με το συνέδριο των Morgan
Stanley και ΕΧΑΕ στο Λονδίνο
Ενα δαιδαλώδες  τοπίο με πολύ διαφορετικές προσεγγίσεις επιχειρούν να ανιχνεύσουν πια οι
αναλυτές των διεθνών οίκων στα road shows που ολοκληρώνονται στις 2 και 3 Δεκεμβρίου στο
Λονδίνο με το συνέδριο της Morgan Stanley σε συνεργασία με το Ελληνικό Χρηματιστήριο
(Greek Investment Conference), ενώ τον κύκλο του 2024  κλείνει το συνέδριο του Capital Link
στη Νέα Υόρκη μια εβδομάδα αργότερα.
Αιχμή του δόρατος τα επιτόκια που δίνουν το στίγμα του προβληματισμού για τον κλάδο των
πιστωτικών ιδρυμάτων.
Τρεις άξονες από τον Αντρέα Ορσέλ
Μια προσέγγιση πολύ διαφορετική από αυτές που έχουμε μέχρι στιγμής ακούσει επιχείρησε ο
Αντρέα Ορσέλ, CEO της Unicredit, σε ένα πολυπληθές ακροατήριο κατά τη διάρκεια του road
show της JP Morgan στο Λονδίνο που έληξε την Παρασκευή.
Στο πλαίσιο και της διασυνοριακής προοπτικής  της ιταλικής τράπεζας (σ.σ. “επιχείρηση”
Commerzbank) o κ. Ορσέλ εμφανίστηκε μάλλον αισιόδοξος παρά τις δεδομένες αντιξοότητες
που δημιουργεί το διεθνές τοπίο, στήριξε δε το σκεπτικό του σε τρεις κοστολογημένους άξονες:
– Tην επικείμενη παύση του πολέμου στην Ουκρανία που θεωρεί δεδομένο μετά την εκλογή
Τράμπ. Αυτό θα φέρει νεό κύμα επενδύσεων στη Γηραιά Ηπειρο σημείωσε
– Τις γερμανικές εκλογές το Φεβρουάριο που θα απαλλάξουν την ισχυρότερη χώρα της
Ευρώπης από την πολιτική αστάθειά της η οποία εν τέλει οδηγεί ολόκληρη την Ευρώπη σε
αδυναμία.
– Τη μείωση των επιτοκίων που μπορεί εν πρώτοις να χαρακτηρίζεται ως κάτι αρνητικό για τις
τράπεζες. Η πρόκληση ωστόσο είναι τα πιστωτικά ιδρύματα να ισχυροποιήσουν τις εργασίες
τους μέσα από τη μείωση των επιτοκίων. Και όλο αυτό σε σύγκριση με τις ΗΠΑ που δεν θα
προχωρήσουν σε αντίστοιχη μείωση.
Σταθμισμένα ερωτηματολόγια από τους ξένους επενδυτές
Τα βασικά θέματα για τα οποία ρωτήθηκαν οι τράπεζες στο συνέδριο της JP Morgan
αφορούσαν:
– Tη ευαισθησία των ισολογισμών σε σχέση με τη μείωση των επιτοκίων
– Την πιστωτική επέκταση
– Τα μερίσματα
Το θέμα του DTC έπαψε να απασχολεί τους επενδυτές οι οποίοι ωστόσο αναπτύσσουν
σταδιακά διεθνική ατζέντα επιχειρώντας να δουν τις προοπτικές του κλάδου όχι μόνον μέσα
από τα μεγέθη του αλλά από ένα διεθνές τοπίο που τον καθορίζει.
Οι γεωπολιτικοί κίνδυνοι, ο κίνδυνος κλίματος κυριαρχούν στις συζητήσεις με τους αναλυτές και
τα επιμέρους θέματα κοστουλούνται πλέον βάσει των κινδύνων αυτών. Δηλαδή πόσα δάνεια
θα δοθούν, τι επιπλέον κεφάλαια θα απαιτηθούν για την κάλυψη των παραπάνω κινδύνων.
Το συνέδριο των Morgan Stanley και ΕΧΑΕ στο Λονδίνο
Στο συνέδριο της Morgan Stanley με το Ελληνικό Χρηματιστήριο θα είναι εκ νέου μερικά από
τα πιο μεγάλα ονόματα διεθνών οίκων επενδεδυμένων στο Χ.Α. ή που διερευνούν παρόμοια
επένδυση το 2025. Αλλωστε αυτά είναι και τα τελευταία συνέδρια πριν οι αναλυτές κλείσουν τα
βιβλία τους.
Ανάμεσα στους οίκους ξεχωρίζουν οι Fiera Capital,  Schroder Investment, Intercapital Asset
Management, Morgan Stanley, Millenium Partners, Fidelity, Lazard Asset Management, JP
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Morgan,  Amundi Asset Management κ.α.
Να σημειωθεί πως το συγκεκριμένο συνέδριο έχει ελληνικό χρώμα και ταυτότητα και πως οι
ανησυχίες των επενδυτών θα κινηθούν και σε θέματα της εσωτερικής πολιτικής σκηνής στο
πλαίσιο της διαβεβαίωσης της πολιτικής σταθερότητας αν και καθόλου δεν έχει περάσει σε
επίπεδο διεθνών οίκων η παραμικρή αμφιβολία για την πολιτική σταθερότητα στη χώρα μας.
Διαβάστε ακόμη 
Γιάννης Α. Ξυλάς: Οι Ελληνες πλοιοκτήτες έχουν επιδείξει ισχυρή δέσμευση στην πράσινη
καινοτομία
Volkswagen: Πόσους μισθούς θυσιάζουν οι εργαζόμενοι για να αποφύγουν τις απολύσεις
Γιατί γερνάει ο παγκόσμιος στόλος των φορτηγών πλοίων
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Capital Link’s International Forum Focuses on Investing in Greece
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
The Greek economy and the inflow of foreign investments will be the central theme of Capital
Link’s Annual International Forum which will take place in New York on Monday, December 9,
2024.
Entitled “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade” is an in-person event at the
Metropolitan Club in New York. The Forum aims to enhance the business and investment ties
between the United States and Greece and raise the profile of Greece as a business and
investment destination to a global audience.
It is held in cooperation with the New York Stock Exchange, the Athens Exchange Group and
major global investment banks and attracts over 1,000 delegates.
It is organized under the Auspices of the Consulate General of Greece in New York and is the
longest-running Investment Summit about Greece taking place abroad, organized year after
year, regardless of the political and economic conditions in Greece.
Greece is now experiencing a remarkable upturn in economic growth and inflow of foreign
investments, Capital Link says in a press release.
The regaining of the Investment Grade Rating is a milestone for the Greek economy, attracting
long-term capital and creating favorable liquidity conditions. This rating status unlocks
opportunities for a significant influx of foreign capital, facilitated by the significant efforts in
digitalization and tax incentives, it adds.
The country offers diverse sectors ripe for investment, including infrastructure, hospitality, real
estate, agriculture, innovation, energy, and logistics.
Greece’s geographical position at the crossroads of three continents provides easy access to
emerging and mature markets, making it an ideal hub for attracting young talent and fostering
innovation – who were previously unable to invest in Greece, despite the recognition of its
positive prospects, Capital Link notes.
Τhe Forum will highlight the significant progress made so far and the potential ahead, as well
as the resilience and positive prospects of the Greek economy. It will showcase Greece’s
competitive advantages and focus on business and investment opportunities across the major
sectors of the economy, as well as the challenges facing the European and global economies
today.
Greek PM Kyriakos Mitsotakis (via webcast), Greek ministers and other officials will make
presentations.
The Forum, which is a full-day event held at the Metropolitan Club, concludes with an official
dinner during which we will present the “2024 Annual Capital Link Hellenic Leadership Award”
to Dr. Yannis Stournaras, Governor – Bank of Greece for his outstanding contribution to
Greece and Europe.
During his long and distinguished career and through the various positions he has held at the
helm of major organizations (Minster of Finance, Governor of Bank of Greece and more),
following his academic career, Dr. Stournaras had made invaluable contributions to the
European and Greek economies. Also, he has been instrumental keeping Greece as part of
the Euro and to Greece’s return to economic growth and prosperity.
The dinner will take place on Monday, December 9, 2024, at 7.30 pm at the Union League
Club in New York.
In parallel to the main sessions, a series of one-on-one meetings are hosted between
investors, the management of the participating companies and government officials, providing
unique business development and networking opportunities.
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For more information visit Capital Link
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Hong Kong engages partners to fuel maritime green shift
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
A unified voice calling for bolder actions to decarbonize the maritime transport and ensure a
just transition has been heard at the World Maritime Merchants Forum 2024, which officially
concluded on Wednesday.
The three-day forum, a flagship event of the ongoing Hong Kong Maritime Week, has pooled
wisdom from as many as roughly 1,500 stakeholders and practitioners from across the value
chain covering shipping, ports, trade, logistics, law firms, financial institutions and industry
authorities, on shoring up the resilience of the maritime industry and mapping out a sustainable
future.
The shipping industry is known to be carbon intensive, responsible for roughly 3 percent of
global greenhouse gas emissions alone, and 90 percent of traded goods worldwide are
currently shipped by sea, showed data from the International Maritime Organization (IMO).
Business insiders said that the shift to alternative fuels like LNG, hydrogen, Ammonia and
biofuels is fraught with challenges, from engine compatibility to significant investments. The
urgency heightens as the deadline for ESG ratings draws near.
As one of the busiest seaports and a trading hub with a long history, Hong Kong is also
wrestling with green transitioning, thirsty for technical and financial solutions. The participants
hoped that the forum here in Hong Kong may shed light on the impact on the maritime industry
from the evolving global dynamics and help give a boost to the IMO’s 2050 decarbonization
goal.
“To hit that target, the maritime and shipping industry first needs to accelerate the exploration
of the ideal green fuel which will then speed up fleet renewal,” Nicolas Bornozis, president of
Capital Link, a U.S.-based advisory group specializing in shipping finance and investor
relations services, told Xinhua.
Hong Kong has an open financial and trade environment, with apparent advantages in
professional services such as law, which can accelerate the financing and promotion of green
fuels and smart technologies, Kapil Celly, executive director of Dubai-based Sharaf Group, told
Xinhua.
Meanwhile, through the mature transport and logistics network in the Chinese mainland,
multimodal transportation can be developed, further cutting down carbon emissions, said Celly,
a first-time World Maritime Merchants Forum participant.
However, single regulations or financial incentive policies are insufficient to address
fundamental issues, said Emanuele Grimaldi, chairman of the International Chamber of
Shipping, when addressing the forum.
“What is crucial is to establish and improve the economic mechanisms for long-term
investment in low-carbon and zero-carbon fuel technologies, promote the research and
utilization of alternative fuels, and further intensify the application of digitalization in the
maritime industry to support the development of a new global shipping ecosystem that is both
environmentally sustainable and intelligent,” Grimaldi suggested.
In Hong Kong, concrete steps were being taken toward that net-zero goal. In June, the HKSAR
government launched the Green Incentive Scheme, the first of its kind in the world that is
Carbon Intensity Indicator (CII)-related.
Last week, the HKSAR government promulgated the Action Plan on Green Maritime Fuel
Bunkering, setting out clear strategies and actions to build Hong Kong into a high-quality green
maritime fuel bunkering center.
The action plan, in particular, sets out a number of targets, including following the IMO’s
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emission reduction target, reducing carbon emissions from Hong Kong-registered ships by at
least 11 percent (compared to 2019) and ensuring that 55 percent of diesel-fuelled vessels in
the government fleet switch to using green maritime fuels by 2026.
Hong Kong itself has a significant development demand for green fuel bunkering including LNG
and Methanol, and should fully leverage its edges as an international financial, trade and
shipping hub to translate its green vision into reality, Edward Liu, member of the Hong Kong
Maritime and Port Board and chief representative of the China Office of International Chamber
of Shipping, told Xinhua.
Liu believed that the recent steps on decarbonization by the HKSAR government have laid a
legal foundation for the development of Hong Kong as a green maritime fuel bunkering center,
testifying to the city’s “can do” attitude.
“The city has already in place many of the key elements of a maritime cluster, such as
shipowning, ship management, legal services, finance, technology, trading, logistics,
education, human resources and more,” Bornozis said, adding “Hopefully, Hong Kong can
become an ideal platform to pool global wisdom and speed up the process of decarbonization.”
“Let’s work together. Governments, industry, academia, NGOs, energy providers, in particular,
and buying the solution set together that actually works is fit for purpose and brings us to that
goal of net zero for 2050,” said Bud Darr, executive vice president for Maritime Policy and
Government Affairs of MSC Group, at the forum.
“Because it’s critical, not only for our industry, but also for the planet and to work for children,
their children, and the world behind them,” Darr said.
Source: Xinhua
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The “Contraband,” the shadow fleet, and the Unbelievable billions from Russian Oil
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
The “Contraband,” the shadow fleet, and the Unbelievable billions from Russian Oil
A few days ago, the massive tanker Atila, weighing 301,000 tons and flying the flag of
Cameroon, was sailing with its GPS signal on, between the coasts of Mauritania and Cape
Verde.
Just hours earlier, KPLER, the parent company of the well-known MarineTraffic platform
specializing in oil industry analytics, had “caught” the Atila a bit farther north, off the coast of
West Africa, transferring oil from two smaller tankers, the 159,000-ton Sakaraya and the
158,000-ton Cankiri. In such cases, GPS devices are typically turned off, but satellites can
“see” the activity of the shadow fleet.
According to MarineTraffic, the Atila’s destination is Cape Town, South Africa, one of the best
customers for Russian oil, particularly after sanctions were imposed following Putin’s invasion
of Ukraine.
It was, however, the “Greek” aspect of this grand game involving Russian oil that prompted the
European Parliament last week to adopt a resolution demanding the effective enforcement of
sanctions against Russia by member states.
This resolution followed revelations from major US media outlets like Bloomberg and CNN
about the “Eldorado” of Russian black gold in the Gulf of Laconia. Using photographic
evidence, these outlets exposed the operation set up in international waters 6 nautical miles off
the Greek coast, where tankers belonging to the so-called shadow fleet transfer Russian oil,
bypassing the international sanctions imposed on Russia.
A photo published by Bloomberg shows two tankers in the process of transferring Russian oil
in the international waters of the Gulf of Laconia.
According to shipping industry executives, the profits from circumventing sanctions on Russia
are enormous, given the substantial sums involved in trading the cargo of even a single tanker.
“It’s incredibly lucrative,” they note. “The temptation for traders and everyone involved in this
supply chain is immense. They can make $10–40 million in just four to five months. There’s no
other opportunity in the world that compares to this.”
Estimates from the Ukrainian think tank KSE indicate that the volume of Russian oil
transported by these tankers has steadily increased over the past two years, reaching 4.1
million barrels per day in June 2024. This represents 70% of Russia’s total seaborne oil
exports.
Meanwhile, the shadow fleet of tankers continues to grow its presence in international waters.
Between January and August 2024, Europe recorded a 277% increase in shadow fleet tankers
passing through the Danish straits compared to the same period in 2022. Similar increases
were observed in the Strait of Dover and the Strait of Gibraltar, which saw a 355% rise, while
the Suez Canal experienced a staggering 649% increase during the same period. Significant
growth in shadow fleet activity was also reported in the Korean straits and the Strait of Malacca
in Malaysia.
By June 2024, 70% of Russia’s seaborne oil was being transported by the shadow fleet, a
network estimated to have cost Russia $10 billion to assemble, according to KSE. This fleet
carried 89% of Russia’s crude oil shipments, most of which traded above the $60 per barrel
price cap imposed since mid-2023, and 38% of Russia’s petroleum product shipments.
Shipping broker BRS Shipbrokers divides the shadow fleet into four categories:
Over time, the issue of the shadow fleet has taken on nearly metaphysical dimensions. At a
recent Capital Link Maritime Forum in New York, high-ranking shipping executives described a
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“whole new world” in maritime operations. Their findings were startling:
“The global trade landscape has split, with sanctions and tariffs escalating, and a growing
global fleet ignoring Western sanctions. There appear to be parallel universes, parallel shipping
industries, where both sides believe they are right and need not apologize for operating with
greater independence,” explained Mark O’Neil, CEO of Columbia Ship Management.
“We have a full parallel universe—a parallel shipping industry—choosing which rules to follow
and which to break. The term ‘shadow fleet’ no longer suffices,” O’Neil added, likening the
situation to a world where drivers ignore traffic laws, drive uninsured, and flout speed limits with
impunity.
European lawmakers are urging the European Commission to classify Russia as a high-risk
country for “money laundering” and “terrorism financing.” This would compel banks and
financial institutions to conduct additional checks when dealing with Russian entities. Measures
also include more targeted sanctions, such as identifying individual shadow fleet vessels, their
owners, managers, accounts, banks, and insurers.
The European Parliament is pushing for Western ships to be banned from transporting Russian
oil and for penalties on vessels passing through EU waters without valid insurance to protect
European waters and avoid cleanup costs from oil spills.
There’s also a call to intensify satellite and drone surveillance of shadow fleet activities and
prohibit ship-to-ship transfers—a common practice among these vessels.
Experts warn that the shadow fleet poses a significant threat to maritime safety. Operating
without sufficient or any liability insurance (P&I), these ships transport massive quantities of
crude oil through congested routes, often with their Automatic Identification System (AIS)
turned off to hide their locations.
With the shadow fleet’s numbers growing, the risk of a catastrophic ecological disaster and a
billion-dollar cleanup bill looms large. Since the invasion of Ukraine, shadow fleet tankers have
been involved in 50 incidents ranging from Denmark to Malaysia.
According to CREA, cleaning up an oil spill from a typical shadow fleet tanker could cost
between $859 million in Europe to $1.6 billion in Southeast Asia.
Despite this, Russia’s revenues from fossil fuel exports continue to decline. In September
2024, they fell by 2%, marking the sixth consecutive month of decline, while liquefied natural
gas export revenues increased by 4% month-over-month.
Source : admin Σύνδεσμος
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The “Contraband,” the shadow fleet, and the Unbelievable billions from Russian Oil
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
How transshipment businesses in the Gulf of Laconia and other locations infuriated Brussels,
which now demands that member states block all maritime smuggling routes
A few days ago, the massive tanker Atila, weighing 301,000 tons and flying the flag of
Cameroon, was sailing with its GPS signal on, between the coasts of Mauritania and Cape
Verde.
Just hours earlier, KPLER, the parent company of the well-known MarineTraffic platform
specializing in oil industry analytics, had “caught” the Atila a bit farther north, off the coast of
West Africa, transferring oil from two smaller tankers, the 159,000-ton Sakaraya and the
158,000-ton Cankiri. In such cases, GPS devices are typically turned off, but satellites can
“see” the activity of the shadow fleet.
According to MarineTraffic, the Atila’s destination is Cape Town, South Africa, one of the best
customers for Russian oil, particularly after sanctions were imposed following Putin’s invasion
of Ukraine.
It was, however, the “Greek” aspect of this grand game involving Russian oil that prompted the
European Parliament last week to adopt a resolution demanding the effective enforcement of
sanctions against Russia by member states.
This resolution followed revelations from major US media outlets like Bloomberg and CNN
about the “Eldorado” of Russian black gold in the Gulf of Laconia. Using photographic
evidence, these outlets exposed the operation set up in international waters 6 nautical miles off
the Greek coast, where tankers belonging to the so-called shadow fleet transfer Russian oil,
bypassing the international sanctions imposed on Russia.
A photo published by Bloomberg shows two tankers in the process of transferring Russian oil
in the international waters of the Gulf of Laconia.
According to shipping industry executives, the profits from circumventing sanctions on Russia
are enormous, given the substantial sums involved in trading the cargo of even a single tanker.
“It’s incredibly lucrative,” they note. “The temptation for traders and everyone involved in this
supply chain is immense. They can make $10–40 million in just four to five months. There’s no
other opportunity in the world that compares to this.”
Estimates from the Ukrainian think tank KSE indicate that the volume of Russian oil
transported by these tankers has steadily increased over the past two years, reaching 4.1
million barrels per day in June 2024. This represents 70% of Russia’s total seaborne oil
exports.
Meanwhile, the shadow fleet of tankers continues to grow its presence in international waters.
Between January and August 2024, Europe recorded a 277% increase in shadow fleet tankers
passing through the Danish straits compared to the same period in 2022. Similar increases
were observed in the Strait of Dover and the Strait of Gibraltar, which saw a 355% rise, while
the Suez Canal experienced a staggering 649% increase during the same period. Significant
growth in shadow fleet activity was also reported in the Korean straits and the Strait of Malacca
in Malaysia.
By June 2024, 70% of Russia’s seaborne oil was being transported by the shadow fleet, a
network estimated to have cost Russia $10 billion to assemble, according to KSE. This fleet
carried 89% of Russia’s crude oil shipments, most of which traded above the $60 per barrel
price cap imposed since mid-2023, and 38% of Russia’s petroleum product shipments.
Shipping broker BRS Shipbrokers divides the shadow fleet into four categories:
Over time, the issue of the shadow fleet has taken on nearly metaphysical dimensions. At a
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recent Capital Link Maritime Forum in New York, high-ranking shipping executives described a
“whole new world” in maritime operations. Their findings were startling:
“The global trade landscape has split, with sanctions and tariffs escalating, and a growing
global fleet ignoring Western sanctions. There appear to be parallel universes, parallel shipping
industries, where both sides believe they are right and need not apologize for operating with
greater independence,” explained Mark O’Neil, CEO of Columbia Ship Management.
“We have a full parallel universe—a parallel shipping industry—choosing which rules to follow
and which to break. The term ‘shadow fleet’ no longer suffices,” O’Neil added, likening the
situation to a world where drivers ignore traffic laws, drive uninsured, and flout speed limits with
impunity.
European lawmakers are urging the European Commission to classify Russia as a high-risk
country for “money laundering” and “terrorism financing.” This would compel banks and
financial institutions to conduct additional checks when dealing with Russian entities. Measures
also include more targeted sanctions, such as identifying individual shadow fleet vessels, their
owners, managers, accounts, banks, and insurers.
The European Parliament is pushing for Western ships to be banned from transporting Russian
oil and for penalties on vessels passing through EU waters without valid insurance to protect
European waters and avoid cleanup costs from oil spills.
There’s also a call to intensify satellite and drone surveillance of shadow fleet activities and
prohibit ship-to-ship transfers—a common practice among these vessels.
Experts warn that the shadow fleet poses a significant threat to maritime safety. Operating
without sufficient or any liability insurance (P&I), these ships transport massive quantities of
crude oil through congested routes, often with their Automatic Identification System (AIS)
turned off to hide their locations.
With the shadow fleet’s numbers growing, the risk of a catastrophic ecological disaster and a
billion-dollar cleanup bill looms large. Since the invasion of Ukraine, shadow fleet tankers have
been involved in 50 incidents ranging from Denmark to Malaysia.
According to CREA, cleaning up an oil spill from a typical shadow fleet tanker could cost
between $859 million in Europe to $1.6 billion in Southeast Asia.
Despite this, Russia’s revenues from fossil fuel exports continue to decline. In September
2024, they fell by 2%, marking the sixth consecutive month of decline, while liquefied natural
gas export revenues increased by 4% month-over-month.
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Το «Κοντραμπάντο», ο σκοτεινός στόλος και τα απίστευτα δισ. δολάρια από το ρωσικό
πετρέλαιο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ρωσία
Τάνκερ
λαθρεμπόριο πετρελαίου
Πριν από μερικές ημέρες, το θηριώδες τάνκερ «Atila», 301.000 τόνων, με σημαία Καμερούν,
έπλεε με ανοιχτό το GPS μεταξύ των ακτών της Μαυριτανίας και του Πράσινου Ακρωτηρίου.
Μερικές ώρες νωρίτερα, η KPLER, η μητρική του γνωστού marine traffic που ασχολείται με
αναλύσεις στον πετρελαϊκό τομέα, είχε «συλλάβει» το «Atila» λίγο πιο βόρεια, ανοιχτά των
ακτών της δυτικής Αφρικής, να μεταγγίζει πετρέλαιο από δύο άλλα μικρότερα τάνκερ, το
159.000 τόνων «Sakaraya» και το 158.000 τόνων «Cankiri». Στις περιπτώσεις αυτές τα GPS
απενεργοποιούνται, αλλά οι δορυφόροι «βλέπουν» τη δραστηριότητα του «σκοτεινού στόλου».
Σύμφωνα με το marine traffic, προορισμός του «Atila» είναι το λιμάνι του Κέιπ Τάουν στη Νότια
Αφρική, η οποία είναι ένας από τους καλύτερους πελάτες για το ρωσικό πετρέλαιο, ειδικά μετά
την επιβολή των κυρώσεων λόγω της εισβολής του Πούτιν στην Ουκρανία.
Ηταν όμως η «ελληνική» πτυχή του «μεγάλου παιχνιδιού» με το ρωσικό πετρέλαιο που ώθησε
την περασμένη εβδομάδα το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο να εκδώσει ψήφισμα με το οποίο ζητά
από τα κράτη-μέλη την αποτελεσματική εφαρμογή των κυρώσεων που έχουν επιβληθεί κατά
της Ρωσίας.
Το ψήφισμα έρχεται μετά τις αποκαλύψεις μεγάλων αμερικανικών ΜΜΕ όπως το Bloomberg
και το CNN για το... Ελντοράντο του ρωσικού μαύρου χρυσού στον Λακωνικό κόλπο. Τα
αμερικανικά ΜΜΕ με φωτογραφικά ντοκουμέντα αποκάλυψαν την επιχείρηση που έχει στηθεί
στον Λακωνικό κόλπο, στα διεθνή ύδατα, 6 ναυτικά μίλια μακριά από τις ακτές, όπου
δεξαμενόπλοια που ανήκουν στον λεγόμενο «σκιώδη στόλο» κάνουν μεταφορτώσεις ρωσικού
πετρελαίου παρακάμπτοντας τις διεθνείς κυρώσεις που έχουν επιβληθεί σε βάρος της Ρωσίας.
Η φωτογραφία που δημοσίευσε τo Bloomberg δείχνει δύο δεξαμενόπλοια σε διαδικασία
μεταφόρτωσης ρωσικού πετρελαίου στα διεθνή ύδατα του Λακωνικού κόλπου
«Απίστευτα προσοδοφόρο»
Κλείσιμο
Οπως επισημαίνουν στελέχη ναυτιλιακών εταιρειών, τα κέρδη που μπορούν να προκύψουν
από μία παράκαμψη των κυρώσεων κατά της Ρωσίας είναι τεράστια, λόγω των σημαντικών
χρηματικών ποσών που κυκλοφορούν στην εμπορία του φορτίου ενός και μόνο
δεξαμενόπλοιου: «Είναι κάτι απίστευτα προσοδοφόρο», σχολιάζουν. «Ο πειρασμός να το
κάνουν αυτό είναι τεράστιος για τους εμπόρους και για όλους όσοι εμπλέκονται στη
συγκεκριμένη εφοδιαστική αλυσίδα. Μπορούν να βγάλουν 10-40 εκατ. δολάρια μέσα σε
τέσσερις ή πέντε μήνες. Δεν υπάρχει κάποια άλλη ευκαιρία στον κόσμο για να το κάνουν
αυτό».
Σύμφωνα με εκτιμήσεις του ουκρανικού think tank KSE, τα τελευταία δύο χρόνια ο όγκος του
ρωσικού πετρελαίου που μεταφέρεται από αυτά τα δεξαμενόπλοια αυξάνεται σταθερά
φτάνοντας τα 4,1 εκατομμύρια βαρέλια την ημέρα τον Ιούνιο του 2024, δηλαδή
αντιπροσωπεύει το 70% των συνολικών θαλάσσιων εξαγωγών της Ρωσίας.
Στο μεταξύ, ο σκιώδης στόλος δεξαμενόπλοιων ενδυναμώνει συνεχώς την παρουσία του στα
διεθνή ύδατα. Από τον Ιανουάριο έως τον Αύγουστο του 2024, στην Ευρώπη καταγράφηκε
αύξηση 277% δεξαμενόπλοιων του «σκοτεινού στόλου», τα οποία διέσχισαν τα στενά της
Δανίας σε σύγκριση με την ίδια περίοδο του 2022. Την ίδια περίοδο, τα στενά του Ντόβερ και
του Γιβραλτάρ παρουσίασαν 355% αύξηση σε σύγκριση με το 2022, ενώ στη διώρυγα του
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Σουέζ παρατηρήθηκε αύξηση 649% το ίδιο διάστημα. Σημαντικές αυξήσεις του σκιώδους
αριθμού πλοίων καταγράφηκαν και στα στενά της Κορέας και στα Στενά της Μαλάκα στη
Μαλαισία.
Τον Ιούνιο του 2024, το 70% του θαλάσσιου πετρελαίου της Ρωσίας μεταφερόταν από τον
σκιώδη στόλο, για τη συγκρότηση του οποίου η Ρωσία εκτιμάται ότι δαπάνησε 10 δισ. δολάρια,
σύμφωνα με το KSE. Αυτό περιελάμβανε το 89% των συνολικών αποστολών αργού
πετρελαίου της Ρωσίας, τα περισσότερα από τα οποία διαπραγματεύονταν πάνω από το
ανώτατο όριο τιμών των 60 δολαρίων ανά βαρέλι από τα μέσα του 2023, και το 38% των
ρωσικών μεταφορών προϊόντων πετρελαίου.
Ο ναυλομεσιτικός οίκος BRS Shipbrokers χωρίζει τον σκιώδη στόλο σε τέσσερις κατηγορίες:
1/ Πλοία στα οποία έχουν επιβληθεί κυρώσεις και ταξιδεύουν υπό ρωσική ή ιρανική σημαία.
2/ Πλοία ιδιωτικών συμφερόντων που είναι η μεγαλύτερη και γηραιότερη κατηγορία, στα οποία
έχουν επιβληθεί κυρώσεις και μεταφέρουν ιρανικό πετρέλαιο στην Κίνα.
3/ Πλοία που αγοράστηκαν για να μεταφέρουν αποκλειστικά ρωσικό πετρέλαιο.
4/ Πλοία που ανήκουν σε νεοσύστατες ναυτιλιακές εταιρείες που εμφανίστηκαν αμέσως μετά
την επιβολή των πρώτων κυρώσεων και δραστηριοποιούνται τόσο στο εμπόριο ρωσικού
πετρελαίου όσο και σε βασικές εμπορικές διαδρομές.
Παράλληλα σύμπαντα
Με την πάροδο του χρόνου το θέμα με τον σκιώδη στόλο όμως έχει πάρει άλλες διαστάσεις,
σχεδόν... μεταφυσικές!
Πρόσφατα πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη το συνέδριο Capital Link Maritime Forum.
Συμμετείχαν υψηλόβαθμα στελέχη ναυτιλιακών εταιρειών όπου αποκάλυψαν «έναν
ολοκαίνουριο κόσμο», μέσα στον οποίο κινείται η ναυτιλία. Οι διαπιστώσεις τούς προκάλεσαν
εντύπωση.
«Το παγκόσμιο εμπόριο έχει διχοτομηθεί, οι κυρώσεις και οι δασμοί έχουν κλιμακωθεί, ενώ έχει
αυξηθεί ο παγκόσμιος στόλος που αγνοεί τις δυτικές κυρώσεις. Φαίνεται ότι υπάρχουν
παράλληλα σύμπαντα, παράλληλες ναυτιλίες, όπου και οι δύο πλευρές πιστεύουν ότι έχουν
δίκιο και δεν χρειάζεται να απολογηθούν επειδή υπάρχει πολύ μεγαλύτερη ανεξαρτησία»,
επισήμανε ο Μαρκ Ο’Νιλ, διευθύνων σύμβουλος της Columbia Ship Management.
«Εχουμε ένα πλήρες παράλληλο σύμπαν -μία παράλληλη ναυτιλιακή βιομηχανία- που επιλέγει
ποιους κανόνες να ακολουθήσει και ποιους να παραβιάσει. Οταν μιλάμε για τον σκιώδη στόλο,
αυτές οι περιγραφές δεν ισχύουν πλέον», είπε και έφερε ένα παράδειγμα: «Φανταστείτε μια
κατάσταση όπου βγαίνουμε στους δρόμους και υπάρχουν αυτοκίνητα που κυκλοφορούν
ανασφάλιστα, οι οδηγοί δεν έχουν δίπλωμα, επιτρέπεται να παραβιάζουν κάθε όριο ταχύτητας,
δεν σταματούν στα κόκκινα φανάρια και η στάση τους είναι “οι κανόνες δεν ισχύουν για μένα”.
Αυτή η αναλογία είναι μάλλον υπερβολική προς το παρόν, αλλά θα φτάσουμε εκεί πολύ
σύντομα».
Ο αντιπρόεδρος της Navios Maritime Partners, συμφερόντων της Αγγελικής Φράγκου, Τεντ
Πετρόν, δήλωσε ότι οι κυρώσεις «δεν λειτουργούν» και ότι ο σκιώδης στόλος πιθανόν να
συνέχιζε να δραστηριοποιείται ακόμα και αν ο πόλεμος της Ρωσίας με την Ουκρανία τελείωνε
αύριο.
Υπάρχει όμως και συνέχεια. Σύμφωνα με τις νέες αναλύσεις, ο σκιώδης στόλος κάνει καλό στα
κέρδη των ναυλαγορών, λένε στελέχη εταιρειών με δεξαμενόπλοια.
«Εάν υπάρχει ένας αριθμός πλοίων που δεν ανταγωνίζονται τον παγκόσμιο στόλο
δεξαμενόπλοιων, αυτό επηρεάζει τη διαθεσιμότητα και μειώνει την πραγματική προσφορά του
κύριου στόλου, οπότε αυτό στηρίζει περαιτέρω την αγορά», δήλωσε ο Μπαρτ Κέλεχερ,
οικονομικός διευθυντής της Ardmore Shipping. Ητοι λιγότερα «νόμιμα» δεξαμενόπλοια στη
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θάλασσα για μεταφορά πετρελαίου, άρα υψηλότερα τα ναύλα. Είναι θέμα προσφοράς και
ζήτησης.
Ο εμπορικός διευθυντής της Tsakos Energy Navigation, Ντέιβιντ Τσάπμαν, δήλωσε: «Για εμάς
ήταν στην πραγματικότητα θετικό, αφού τα πλοία του σκιώδους στόλου που βγήκαν από την
αγορά ήταν ουσιαστικά τα πλοία που υποβάθμιζαν την κανονική αγορά εξαρχής». Είπε επίσης
ότι αυτά τα πλοία του σκιώδους στόλου δεν βελτιώνονταν καθόλου και πιθανότατα δεν θα
επιστρέψουν στην κανονική αγορά λόγω του υψηλού κόστους ελέγχου, των εγκρίσεων και των
επιθεωρήσεων που απαιτούνται για τον έλεγχο του κράτους λιμένα: «Ελπίζουμε ότι αυτά τα
πλοία θα καταλήξουν απλώς να γίνουν ξυραφάκια μετά τη διάλυσή τους».
Οι κυρώσεις
Οι ευρωβουλευτές ζητούν από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να χαρακτηρίσει τη Ρωσία χώρα
υψηλού κινδύνου για «ξέπλυμα χρήματος» και χρηματοδότηση της τρομοκρατίας. Αυτό
σημαίνει ότι οι τράπεζες και άλλες χρηματοπιστωτικές οντότητες πρέπει να διενεργούν
επιπλέον ελέγχους όταν συναλλάσσονται με τη Ρωσία. Τα ευρωπαϊκά μέτρα απαιτούν πιο
στοχευμένες κυρώσεις, όπως τον προσδιορισμό όλων των μεμονωμένων πλοίων του
σκιώδους στόλου, καθώς και των ιδιοκτητών, των διαχειριστών, των λογαριασμών, των
τραπεζών, των ασφαλιστικών εταιρειών.
Ζητούν επίσης την άμεση απαγόρευση της χρήσης Δυτικών συμφερόντων πλοίων για τη
μεταφορά ρωσικού πετρελαίου, ενώ παράλληλα επιβάλλουν κυρώσεις στα πλοία που
διέρχονται από τα ύδατα της Ε.Ε. χωρίς γνωστή ασφάλιση, προκειμένου να προστατευτούν τα
ύδατα της ηπείρου και να αποφευχθεί η οικονομική επιβάρυνση από τον καθαρισμό
πετρελαιοκηλίδων.
Το σχέδιο των νέων κυρώσεων για τα πλοία καλεί τα κράτη σημαίας να διαγράψουν τα υπό
κύρωση πλοία από τα νηολόγια τους, κάτι που οι ΗΠΑ κάνουν κατά κόρον τελευταία μέσω του
Γραφείου Ελέγχου Εξωτερικών Περιουσιακών Στοιχείων (OFAC).
Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ενθαρρύνει τα κράτη-μέλη να συνεργαστούν στενά με το Ηνωμένο
Βασίλειο σε μέτρα για τον περιορισμό της χρήσης της Μάγχης από τα πλοία του ρωσικού
σκιώδους στόλου, ενώ ζητά από τις χώρες με διεθνή στενά να απαιτούν από τα πλοία να
επιδεικνύουν την απόδειξη της ασφάλισης προστασίας και αποζημίωσης και την τήρηση
ελάχιστων προτύπων ασφαλείας.
Στην ευρωπαϊκή δέσμη μέτρων περιλαμβάνονται επίσης η ενίσχυση της παρακολούθησης από
μη επανδρωμένα αεροσκάφη και δορυφόρους από τα κράτη-μέλη της Ε.Ε. για τον εντοπισμό
πλοίων του σκιώδους στόλου στα ύδατα της Ε.Ε., καθώς και η παρακολούθηση
δραστηριοτήτων, όπως οι μεταφορές από πλοίο σε πλοίο, τακτική την οποία οι πολιτικοί
επιθυμούν διακαώς να απαγορευτεί.
Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο καλεί επίσης τις χώρες της G7 να επιβάλουν αποτελεσματικότερα
το ανώτατο όριο τιμών που έχει επιβληθεί στο ρωσικό πετρέλαιο που μεταφέρεται διά
θαλάσσης και να κλείσουν τα παραθυράκια που χρησιμοποιεί η Ρωσία για να ανασυσκευάζει
και να πωλεί το πετρέλαιο και τα πετρελαιοειδή της σε τιμές αγοράς. Υπενθυμίζεται ότι το
πλαφόν που έχει επιβληθεί είναι στα 60 δολάρια το βαρέλι, αλλά το αργό Ουραλίων
διαπραγματεύεται πολύ υψηλότερα, στα 66,8 δολάρια ανά βαρέλι, στην επίσημη αγορά της
Αγίας Πετρούπολης, δηλαδή μόλις 2 δολάρια χαμηλότερα από το αμερικανικό αργό.
«Δεν υπάρχει αμφιβολία, είμαστε ενάντια στο εμπόριο του σκοτεινού στόλου», έχει δηλώσει ο
υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής Χρήστος Στυλιανίδης. Εχει εκφράσει τον
προβληματισμό του για τις δραστηριότητες του σκιώδους στόλου στη Μεσόγειο, τονίζοντας ότι
αποτελούν απειλή για την Ελλάδα, καθώς λαμβάνουν χώρα τόσο κοντά στην ηπειρωτική
Ελλάδα όσο και στα νησιά.
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Απειλή για τη ναυτική ασφάλεια
Τα σκιώδη πλοία αποτελούν απειλή για την ασφάλεια στη θάλασσα. «Είναι ένα σοβαρό
ατύχημα που απλώς περιμένει να συμβεί», σχολιάζουν οι γνώστες. Τα πλοία αυτά λειτουργούν
συχνά με ανεπαρκή ή καθόλου ασφάλιση αστικής ευθύνης (P&I), ενώ μεταφέρουν τεράστιες
ποσότητες αργού πετρελαίου σε διαδρομές πυκνής κυκλοφορίας μέσω στενών κοντά σε ακτές,
με το σύστημα αυτόματης αναγνώρισης (AIS) απενεργοποιημένο για να αποκρύψουν τη θέση
τους.
Με έναν ολοένα αυξανόμενο αριθμό τέτοιων δεξαμενόπλοιων στην ανοιχτή θάλασσα, η
κατάσταση είναι ώριμη για μια οικολογική καταστροφή με αστρονομικό λογαριασμό
καθαρισμού, τονίζει το CREA.
Τα «σκιώδη» δεξαμενόπλοια έχουν ήδη εμπλακεί σε 50 περιστατικά από τα στενά της Δανίας
μέχρι τη Μαλαισία από την έναρξη της εισβολής στην Ουκρανία, αναφέρει το CREA. Είναι θέμα
χρόνου να συμβεί ένα μεγάλο καταστροφικό οικολογικό συμβάν.
Οπως αναφέρει το CREA, το μέσο δεξαμενόπλοιο του ρωσικού σκιώδους στόλου μπορεί να
μεταφέρει περίπου 100.000 τόνους αργού πετρελαίου. Το μέσο κόστος καθαρισμού στην
Ευρώπη εκτιμάται σε 8.595 δολάρια ανά τόνο πετρελαίου που χύθηκε στη θάλασσα.
Η Νοτιοανατολική Ασία επιβαρύνεται με σημαντικά υψηλότερα έξοδα, με το κόστος καθαρισμού
να ανέρχεται κατά μέσο όρο σε περίπου 16.006 δολάρια ΗΠΑ ανά τόνο.
Συνεπώς, το κόστος καθαρισμού για μία πετρελαιοκηλίδα που αφορά ένα τυπικό σκιώδες
δεξαμενόπλοιο θα μπορούσε να κυμανθεί από 859 εκατ. δολάρια στην Ευρώπη έως 1,6 δισ.
δολάρια στη ΝΑ Ασία.
Πάντως, σύμφωνα με το CREA, τα ρωσικά έσοδα από τις εξαγωγές ορυκτών καυσίμων
συνεχίζουν να μειώνονται. Τον Σεπτέμβριο του 2024 μειώθηκαν κατά 2%, στα 618 εκατ. ευρώ
ημερησίως, σηματοδοτώντας τον έκτο συνεχή μήνα πτώσης. Σε ό,τι αφορά τα έσοδα της
Ρωσίας από εξαγωγές υγροποιημένου φυσικού αερίου, αυξήθηκαν κατά 4% σε μηνιαία βάση,
στα 42 εκατ. ευρώ ημερησίως.
Ειδήσεις σήμερα:
Έρχεται κατακόρυφη πτώση της θερμοκρασίας 10°C το Σαββατοκύριακο - Ποιες περιοχές θα
επηρεάσουν οι ψυχρές αέριες μάζες
Μήνυση και αγωγή κατά Πολάκη για τις συκοφαντικές επιθέσεις σε βάρος της κατέθεσε η Λινού
Σάλος με το βίντεο της Ειρήνης Παπαδοπούλου μέσα σε πιλοτήριο - Σε διαθεσιμότητα δύο
πιλότοι
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
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Το μήνυμα Μητσοτάκη, το τηλεφώνημα στον Άδωνι και οι εξηγήσεις για Δένδια, τα
υπόγεια χτυπήματα στο ΠΑΣΟΚ, τα τρολ του Κασσελάκη και το “αγροτικό” του
Ξηρουχάκη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Ο «τιμωρημένος» Μηταράκης
Στη Νάξο βρέθηκε ο πρόεδρος Μητσοτάκης προκειμένου να παραστεί στην τελετή υπογραφής
της σύμβασης για τη σύσταση του Ταμείου Απανθρακοποίησης Νησιών. Με αφορμή την
πρωθυπουργική παρουσία με αεροπλάνα και βαπόρια έφτασαν στο νησί και κάμποσοι
κυβερνητικοί με ξεχωριστή την παρουσία του Νότη Μηταράκη, που πλέον κυνηγά από πίσω
τον αρχηγό Κυριάκο, μήπως ενόψει του ανασχηματισμού τον θυμηθεί και τον… επιστρέψει στη
κυβέρνηση. Αν κρίνω από την ταξιθεσία, μάλλον αδίκως ελπίζει αφού όχι μόνο δεν τον θέλει
στα πόδια του ο Μητσοτάκης, αλλά λίγο έλειψε να μην τον «βάλει» και στο τηλεοπτικό πλάνο.
Και αυτό γιατί οι γνωστοί κακοί άνθρωποι που αναλαμβάνουν την ταξιθεσία για λογαριασμό
του Μαξίμου, λίγο κόντεψε να στείλουν στη Μύκονο τον Μηταράκη για να παρακολουθήσει την
εκδήλωση. Με την ευκαιρία να σας πω ότι από κάτι καλές πηγές που διατηρώ στο περιβάλλον
Σαμαρά, έμαθα ότι αναμένουν πως και πως ν΄ ακούσουν τον Νότη να παίρνει αποστάσεις από
την απόφαση του πρωθυπουργού να θέσει εκτός κόμματος τον πρόεδρο Αντώνη.
Όταν ο Μητσοτάκης στέλνει μηνύματα
Πανηγύρισε δεόντως ο περιφερειάρχης Χαρδαλιάς, πιστεύοντας ότι ο πρόεδρος Μητσοτάκης,
μέσα σε λίγες ώρες του συγχώρησε την πολιτικά απρεπή συμπεριφορά να απέχει από το
συνέδριο των Περιφερειαρχών, ενώ του είχε ζητηθεί να πράξει το ακριβώς αντίθετο. Αιτία η
απόφαση του πρωθυπουργού, χωρίς προηγουμένως να ζητήσει τη σχετική άδεια του
Περιφερειάρχη (ως γνωστόν η Περιφέρεια είναι ο φορέας που χορηγεί τις άδειες ακόμη και για
τα καταστήματα υγειονομικού ενδιαφέροντος), να προτείνει για πρόεδρο της ΕΝΠΕ τον
Χατζημάρκο του Νοτίου Αιγαίου. Ο αρχηγός Κυριάκος, που ενοχλήθηκε από τη στάση του
προέδρου Νίκου, αν το «έπιασα» το υπονοούμενο, ζήτησε από τον πολύπειρο αυτοδιοικητικό
και επιτυχημένο περιφερειάρχη Γιώργο Χατζημάρκο, να καθίσει δίπλα του στην πτήση για
Νάξο. Μάλιστα, όπως έμαθα από την περιφερειακή πηγή που διαθέτω στο Μαξίμου, ο
πρωθυπουργός, έδειξε διάθεση και για να κάνει πλάκα με τον διάδοχο του Τζιτζικώστα στην
προεδρία της ΕΝΠΕ. Και επειδή μια εικόνα ισοδυναμεί με χίλιες λέξεις, τη συγκεκριμένη
 φωτογραφία θα μπορούσε να τη στείλει με αφιέρωση στον Χαρδαλιά.
Ο Καραμανλής ανοίγει τα χαρτιά του
Από την Πάτρα, τη γενέτειρα των Παπανδρέου και φυσικά του Νίκου Νικολόπουλου,
αναμένεται να τοποθετηθεί (σήμερα Παρασκευή) ο πρόεδρος Καραμανλής ο Β’, στο πλαίσιο
της παρουσίασης του βιβλίου του Γιώργου Χαρδαλιά, μιας και ο Κοττάκης, δεν έχει προφτάσει
να γράψει καινούργιο και το παλιό το έχει παρουσιάσει ο πρώην πρωθυπουργός πάνω από
δυο φορές. Με κομμένη την ανάσα περιμένουμε το σχόλιό του, για τη διαγραφή του Σαμαρά
από τον Μητσοτάκη. Οι εμφανίσεις του Καραμανλή θα συνεχιστούν και τον Δεκέμβριο, σαν
αυτές του Γιάννη Πάριου στο «Παλλάς» με τη μόνη διαφορά ότι ο της Ραφήνας πρόεδρος, θα
δώσει μια παράσταση για τα ελληνοτουρκικά στις 5 του μήνα  στην παλιά Βουλή και μια
δεύτερη στις 15 στην Ξάνθη, όχι για τα καπνά με τα οποία ασχολείται εσχάτως, αλλά για τα
θέματα της Θράκης. Υποθέτω ότι θα έχει δίπλα του και τον Ευριπίδη Στυλιανίδη, που εσχάτως
τον είδα και δεν τον γνώρισα, αφού έχει πάρει καμιά πενηνταριά κιλά. Τον άλλο που ήξερα που
προσπαθούσε να μοιάσει στον Καραμανλή τον Β’, τον έχει… φάει προ πολλού.
Το τηλεφώνημα του Άδωνι και οι εξηγήσεις για Δένδια

https://www.powergame.gr/big-mouth/760385/to-minyma-mitsotaki-to-tilefonima-ston-adoni-kai-oi-exigiseis-gia-dendia-ta-ypogeia-chtypimata-sto-pasok-ta-trol-tou-kasselaki-kai-to-agrotiko-tou-xirouchaki/


https://www.powergame.gr/

 Publication date: 22/11/2024 07:20

 Similar Stats ranking (Greece): 330

 link

Δεν θα σας πω για τα όσα συζητήθηκαν ανάμεσα στον πρόεδρο Μητσοτάκη και τον υπουργό
Άδωνι, προχθές στο Μαξίμου, με αφορμή αυτά που είχε πει ο τελευταίος για τους υπουργούς
που θαυμάζονται κρυπτόμενοι, γιατί πολύ απλά δεν έχω μάθει απολύτως τίποτα. Βλέπετε, η
γάτα δεν έχει ακόμη εξοικειωθεί με την ιδέα να μου μιλάει έστω και εμπιστευτικά. Ευελπιστώ ότι
θα την πείσω όταν θα καταλάβει μάλιστα ότι ανήκω στους άσπονδους εχθρούς του Πίνατ.
Επειδή δεν έμαθα τι είπαν οι Μητσοτάκης και Γεωργιάδης, φρόντισα να σηκώσω το τηλέφωνο
και να ρωτήσω τον υπουργό Υγείας, αν πίσω από τα όσα υποστήριξε δημόσια βρίσκεται ο
Δένδιας. Ο Άδωνις λοιπόν μου είπε ότι με δεδομένο ότι ο πρόεδρος Σαμαράς, την έπεσε στην
κυβέρνηση για τα θέματα της εξωτερικής πολιτικής και της Άμυνας, αν ένας υπουργός
νομιμοποιούνταν να του απαντήσει (γιατί τον έθιγε ευθέως) αυτός ήταν ο επί της Αμύνης Νίκος.
Γιατί ο αρχηγός Αντώνης, σύμφωνα με τον Γεωργιάδη, προφανώς και δεν περιόρισε χρονικά
την κριτική του, όταν μιλούσε για λάθος συνταγή στην εξωτερική πολιτική. Επειδή λοιπόν ο
Δένδιας, ποτέ δεν άνηκε στους θαυμαστές του Σαμαρά, είμαι σίγουρος ότι με την πρώτη
ευκαιρία θα απαντήσει και στις αιχμές και στα υπονοούμενα του πρώην πρωθυπουργού.
Ο Κυριάκος σε ρόλο τροχονόμου
Περασμένη ώρα ένας φίλος από τους καλούς (και γερό ποτήρι όταν αποφασίσει να πιει) μου
διηγήθηκε μια ωραία (πρόσφατη) ιστορία που έλαβε χώρα πριν από δυο μέρες επί της οδού
Ξανθίππου στο μαγευτικό Κολωνάκι. Πρωινή ώρα, απ’ αυτές που ο πρόεδρος Μητσοτάκης,
έχει τελειώσει τη γυμναστική και κατηφορίζει για το Μαξίμου, «έπεσε» ο ίδιος αυτοπροσώπως
πάνω σ’ ένα «φρέσκο» τροχαίο. Το τρακάρισμα είχε ως συνέπεια να επικρατήσει κομφούζιο
στο στενάκι. Κάποια στιγμή εκεί που οι περισσότεροι πάλευαν για να ξεμπλοκάρουν, είδαν
φάτσα κάρτα τον αρχηγό Κυριάκο σε ρόλο τροχονόμου να τους κάνει κουμάντο, μήπως και
αποφύγουν την περεταίρω ταλαιπωρία. Όπως μου είπε ο φίλος μου, ο πρόεδρος όχι μόνο δεν
την έκανε με ελαφρά πηδηματάκια, αλλά απεναντίας κάθισε για ώρα μήπως και βοηθήσει τους
συνοδοιπόρους του. Ωστόσο έχω την αίσθηση ότι από τη στιγμή που έγινε αντιληπτός από το
κοινό δύσκολα θα μπορούσε να την κάνει. Έτσι λοιπόν προτίμησε να το παίξει ολίγον
τροχονόμος. Η συγκεκριμένη ιστορία μου θύμισε αυτό που λένε στο χωριό μου: «Τι κι αν είσαι
και παπάς, με την αράδα σου θα πας».
Οι δαπάνες σε Υγεία και Άμυνα
Σε λίγο έτσι όπως το πάω προβλέπω να γίνω καλύτερος από τον υπουργό Σκέρτσο στους
πίνακες, τους αριθμούς και γενικώς στις στατιστικές. Με αφορμή τη συζήτηση που άρχισε να
αναπτύσσεται δεξιά κι αριστερά σε σχέση με τις δαπάνες που έγιναν σε Υγεία και Άμυνα,
ξεχώρισα δύο slides από τη χθεσινή παρουσίαση του υπουργείου Οικονομικών με αφορμή την
κατάθεση του προϋπολογισμού. Νομίζω ότι οι δύο αυτές κάρτες αποτελούν την πλέον
αφοπλιστική απάντηση προς όσους λένε ότι δεν έχουν δοθεί πόροι στην Υγεία. Από τα
στοιχεία προκύπτει ότι στην Άμυνα από το ’19 μέχρι το ’25, είχαμε αύξηση των αμυντικών
δαπανών κατά 73,4%, ενώ το ίδιο χρονικό διάστημα για την Υγεία η αύξηση κυμάνθηκε στο
74,4% και 120,8% στα νοσοκομεία. Τα αναφέρω όλα αυτά γιατί με αυτά που ακούω, σε λίγο
τείνω να πιστέψω ότι θα πεθάνουμε στον βωμό των όπλων!
Ζήλεψε τη χάρη Σαμαρά η αντιπολίτευση στην Τουρκία
Για διπλωματικές ακροβασίες και ασυνέπεια στην εξωτερική πολιτική που αφορά την Ελλάδα,
Κύπρο και Ανατολική Μεσόγειο κατηγόρησε τον υπουργό Εξωτερικών της Τουρκίας, Χακάν
Φιντάν, η αντιπολίτευση στην τουρκική Βουλή, κατά τη διάρκεια της παρουσίασης του
προϋπολογισμού του υπουργείου Εξωτερικών. Αν κατάλαβα καλά από τα όσα διάβασα η
αντιπολίτευση κατηγορεί την κυβέρνηση του Ερντογάν, για υποχωρητικότητα έναντι της
Ελλάδας. Το ακριβώς αντίθετο από αυτό που κατηγορεί τον Μητσοτάκη και τον Γεραπετρίτη, ο
πρόεδρος Σαμαράς. Και δω που τα λέμε δεν θυμάμαι ποτέ ξανά κατά το παρελθόν, ούτε καν
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όταν ήταν πρωθυπουργός ο αρχηγός Αντώνης, να εκτοξεύεται τέτοια μομφή εναντία της
τουρκικής κυβέρνησης, έστω και από την τουρκική αντιπολίτευση. Αυτό σημαίνει ότι μάλλον
κάτι καλό κάνει ο υπουργός Γιώργος, εκτός κι αν πιστέψουμε ότι εκτός από τον Φιντάν, έχει
ντιλάρει και με την τούρκικη αντιπολίτευση. Τώρα που το ξανασκέφτομαι θυμήθηκα ότι ένας
Τούρκος φίλος μου, πριν από πέντε έξι μήνες μου είχε πει ότι είχε δει τον Γεραπετρίτη να τα
λέει με κάτι Τούρκους της αντιπολίτευσης. Εξυπακούεται ότι έχοντας συνηθίσει στις «μυστικές
συνομιλίες», ακολούθησε την ίδια μυστική συνταγή με αυτή που ακολουθεί με τον Φιντάν. Τα
αναφέρω όλα αυτά γιατί επιστρέφοντας αύριο μεθαύριο από τις ΗΠΑ, ο πρόεδρος Σαμαράς,
κρίνω σκόπιμο να ενημερωθεί για τα καμώματα του ΥΠΕΞ. Πάντως, οφείλω να παραδεχτώ ότι
εσχάτως έχω μπερδευτεί. Από τη μία την πέφτουν οι εδώ στον Γεραπετρίτη γιατί δήθεν
ξεπουλάει το Αιγαίο στους Τούρκους και από την απέναντι πλευρά την πέφτουν οι Τούρκοι
στον Φιντάν γιατί ξεπουλάει το όραμα της «Γαλάζιας Πατρίδας» στους Έλληνες. Μιλάμε περί
κανονικού τρελάδικου…
Τα βέτο των τραπεζιτών και το «αγροτικό» στον Τειρεσία για τον Ξηρουχάκη
Είχε μέρες να μου τηλεφωνήσει η θεία μου από τα Χανιά και με πήρε χθες μέσα στην τρελή
χαρά για να μου πει ότι στο Καστέλλι Κισσάμου, γιορτάζουν το γεγονός ότι με τα χίλια ζόρια
τελικά βρέθηκε μία δουλειά και για τον συντοπίτη τους Ηλία Ξηρουχάκη του ΤΧΣ. Όπως με
ενημέρωσε η 84χρονη Χανιώτισσα, που πηγαίνει και τρώει κρέπες στο μαγαζί που νοικιάζει ο
παρολίγον CEO (στα όνειρά του) της Εθνικής, από κάτι γειτόνισσες του Ξηρουχάκη, έμαθε ότι
τελικώς μετακομίζει από το ΤΧΣ ως επικεφαλής στον «Τειρεσία». Επειδή η θεία μου δεν ξέρει
κι από τράπεζες, πίστεψε ότι επρόκειτο για μεγάλη επιτυχία, παραβλέποντας ότι επί της ουσίας
του έδωσαν μια θέση για να τον ξεφορτωθούν. Από τα σαλόνια στα… αλώνια, που λένε και στο
χωριό μου. Και μιας και το έφερε η κουβέντα να σας πω ότι για τη θέση που διεκδικούσε (ο
Ξηρουχάκης) στην Ένωση Ελληνικών Τραπεζών, συνάντησε την απροθυμία, για να μην πω
την αντίδραση, των προέδρων και των CEOs και των τεσσάρων συστημικών τραπεζών. Τελικά
όλα εδώ πληρώνονται κι ο καθένας επιστρέφει στα μέτρα του. Αυτό που μου συμβαίνει τακτικά
εμένα, όταν βλέποντας τη σκιά μου, με πιάνω να πιστεύω ότι είμαι (τελικά) δίμετρος έτοιμος να
παίξω μπάσκετ.
Εξελίξεις στο Open
Αν και θα έχετε βαρεθεί να διαβάζετε τα περί πώλησης του Open, δεν θα αντισταθώ στον
πειρασμό να σας παραθέσω την πληροφορία σύμφωνα με την οποία μετά το ναυάγιο των
συζητήσεων με τον Ρέστη, φαίνεται ότι έχει επιστρέψει επί του πεδίου, ο πρόεδρος Μάριος
Ηλιόπουλος. Μάλιστα, ο άνθρωπος που μου μετέδωσε τη σχετική είδηση, τη συνόδεψε με
ακόμη μία, σύμφωνα με την οποία ο μεγαλομέτοχος της ΑΕΚ, έχει ήδη αποκτήσει μετοχές και
σε μεγάλη εκδοτική επιχείρηση. Σε κάθε περίπτωση εκείνο που θέλω να κρατήσετε -γιατί δεν
ξέρω τι ισχύει εξ όσων κυκλοφορούν – είναι ότι ο Super Mario, μετά τα καράβια, και τις ομάδες,
άρχισε να καψουρεύεται τα μπουζούκια και τα media.
Τα social «χτυπήματα» σε Διαμαντοπούλου – Γερουλάνο…
Μετά τις πρόσφατες εσωκομματικές εκλογές, οι περισσότεροι στο ΠΑΣΟΚ, έσπευσαν να
υψώσουν τη σημαία της ενότητας, ωστόσο το μόνο που επιχειρούν στην πράξη είναι η
διαίρεση. Για να γίνω πιο συγκεκριμένος σπεύδω να σας πω ότι διάφοροι λογαριασμοί στα
social media προκάλεσαν τις αντιδράσεις των απλών φίλων και μελών του Κινήματος, όταν
κατά τη διάρκεια της προεκλογικής διαδικασίας εκτόξευαν λάσπη και τοξικό λόγο που θυμίζει
ΣΥΡΙΖΑ του 2015 προς συγκεκριμένους υποψηφίους. Χαρακτηριστικό παράδειγμα είναι η
«Ομάδα Αλλαγής» που προωθούσε φανατικά την υποψηφιότητα του Χάρη Δούκα,
δημιουργώντας μάλιστα και ακριβά βιντεάκια και γραφιστικά από αποσπάσματα ομιλιών και
συνεντεύξεων του Δημάρχου Αθηναίων, ενώ παράλληλα ανά τακτά χρονικά διαστήματα
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χρησιμοποιούσε χυδαίους χαρακτηρισμούς κατά του Παύλου Γερουλάνου και της Άννας
Διαμαντοπούλου. Αυτές οι συμπεριφορές φυσικά μόνο αθώες δεν είναι, και έγιναν αντιληπτές
από τη βάση του ΠΑΣΟΚ, η οποία αντιλαμβάνεται ποιοι βρίσκονται πίσω από κάθε τέτοια
ενέργεια.
… και ο διαχειριστής της «Ομάδας Αλλαγής»
Η συγκεκριμένη «Ομάδα Αλλαγής» πάντως μάλλον δεν έχει καταλάβει ότι οι εσωκομματικές
εκλογές στο ΠΑΣΟΚ τελείωσαν. Μόνο τον τελευταίο μήνα, η συγκεκριμένη σελίδα έχει επιτεθεί
δύο φορές (είμαι σίγουρος εν αγνοία του προέδρου Ανδρουλάκη) στην υπεύθυνη Πολιτικού
Σχεδιασμού του ΠΑΣΟΚ, Άννα Διαμαντοπούλου. Και φοβάμαι ότι δεν θα αργήσει η ώρα που
θα γίνει «κομμάτια» η πολυδιαφημισμένη ενότητα. Με την ευκαιρία θα είχε ένα κάποιο
ενδιαφέρον να μαθαίναμε ποιος βρίσκεται πίσω από αυτή τη σελίδα, και κυρίως  αν έχει
κάποιου είδους σχέση με κάποιον από τους υποψήφιους προέδρους του ΠΑΣΟΚ…
Οι υποψήφιοι του ΣΥΡΙΖΑ και τα συνθήματα για «αριστερά αφεντικά»
Λόγια παρηγοριάς άκουσαν οι εργαζόμενοι στα Μέσα Ενημέρωσης του ΣΥΡΙΖΑ -Αυγή, Στο
Κόκκινο- από τους φερέλπιδες υποψηφίους για την προεδρία του κόμματος, που προσήλθαν 
στην ΕΡΤ για το debate της απελπισίας. Πάντως, ο Πολάκης δεν έκρυψε τον εκνευρισμό του
όταν είδε τα πλακάτ που είχαν κρεμάσει στον λαιμό τους οι εργαζόμενοι με συνθήματα του
τύπου «Ούτε βήμα πίσω. ΣΥΡΙΖΑ, όσα μου χρωστάς δεν θα στα χαρίσω». Το χειρότερο όμως
ήταν το άλλο, το γνωστό, «Ίδια είναι τα αφεντικά, δεξιά και αριστερά»!  Πισώπλατη μαχαιριά
στους υποψήφιους αρχηγούς, λέμε. Παρεμπιπτόντως, δεν άρεσε καθόλου στους
ενδιαφερόμενους εργαζόμενους στα Μέσα, η πρόταση Φαραντούρη να εμπλακούν και ιδιώτες
για τη συνέχιση της λειτουργίας τους. Άλλα λόγια ν’ αγαπιόμαστε, ήταν η απάντησή τους, που
ζητούν πριν απ΄ όλα να πληρωθούν τα δεδουλευμένα τους από τον περασμένο  Αύγουστο.
Τελικά, μου φαίνεται ότι τα αριστερά αφεντικά δεν είναι ίδια με τα δεξιά. Είναι χειρότερα!
Τα τρολ του Στέφανου περιμένουν στη γωνία τον Αλέξη
Στη… γωνία του την έχουν στημένη του προέδρου Τσίπρα οι Kasselistas την ερχόμενη
Κυριακή. Γιατί ο λαοφιλής πρώην πρωθυπουργός, πρόεδρος και εσχάτως διεθνής παράγοντας
θα πάει να ψηφίσει για νέο πρόεδρο (ποιον άραγε;) στην κάλπη του ΣΥΡΙΖΑ. Τα τρολ του
Στέφανου είναι με το όπλο παρά πόδα, έτοιμα να τον κατηγορήσουν ότι τελικά με την
παρουσία του αποδεικνύει ότι  αυτός είναι ο υποκινητής των «πραξικοπηματιών» του
εναπομείναντος ΣΥΡΙΖΑ. Δήλωση σχετική θα κάνει και ο Κασσελάκης, δείχνοντάς τον ως τον
ηθικό αυτουργό  της έκπτωσής του από τη θέση του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτά, για να μην
νομίζετε ότι η παράσταση έλαβε τέλος.
! Πάντως αν πραγματικά ο Τσίπρας ήθελε να είναι συνεπής με τον εαυτό και τη γενικότερη
πολιτική του κουλτούρα, θα ανακοίνωνε την στήριξή του στο πρόσωπο του Πολάκη. Άλλωστε,
αυτός είναι ο άνθρωπος που τον ανακάλυψε και που τον κράτησε επί 5,5 χρόνια στην
κυβέρνησή του. Είναι κρίμα τώρα που φλερτάρει με την αρχηγία (ο Παυλής) να τον χαρίσει
στους άλλους…
Τι είπε ο Γκας Μπιλιράκης στο συνέδριο του Economist στην Κύπρο
Μπορεί να μην άνοιξε τα χαρτιά του για το αν θα είναι ο διάδοχος του Τσούνη στην αμερικανική
πρεσβεία στη χώρα μας, αλλά ο Γκας Μπιλιράκης, μέλος της Βουλής των Αντιπροσώπων των
ΗΠΑ και άνθρωπος του περιβάλλοντος Τραμπ, έδωσε  ένα δείγμα γραφής για τη στάση του
νέου προέδρου απέναντι τη χώρα μας. «Το γεγονός ότι η Τουρκία δεν είναι χαρούμενη με την
τοποθέτηση το Μάρκο Ρούμπιο στο Στέιτ Ντιπάρτμεντ είναι νομίζω ενδεικτικό γι’ αυτό που θα
δούμε στο μέλλον», είπε χτες στο συνέδριο του Economist στην Κύπρο. Ο Μπιλιράκης έπλεξε
το εγκώμιο της Ελλάδας που είναι, όπως είπε, από τις λίγες χώρες που καταβάλλουν το 2%
του ΑΕΠ στην Άμυνα, γεγονός που την καθιστά αξιόπιστο εταίρο στο ΝΑΤΟ, για να καταλήξει
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ότι οι σχέσεις των ΗΠΑ δεν ήταν ποτέ πιο ισχυρές  με τους συμμάχους στην Ανατολική
Μεσόγειο. Το συμπέρασμά μου είναι πως μπορεί να μην μίλησε για το αν θα είναι ο επόμενος
πρέσβης στην Αθήνα, τα όσα είπε όμως τα ερμηνεύω ως επιβεβαίωση των φημών ότι μας
έρχεται.
Δύσκολες ώρες για την MRB
Από αξιόπιστη πηγή πληροφορήθηκα ότι η δημοσκοπική MRB, εσχάτως αντιμετωπίζει σοβαρά
οικονομικά προβλήματα. Σχεδόν είναι έτοιμη να «σκάσει», αφήνοντας κάτι πολλά λεφτά
απλήρωτα σε προμηθευτές και φυσικά σε κάτι αρκετούς εργαζόμενους. Η δημοσκοπική έπεσε
θύμα των χρεών που είχε ο μεγάλος Δημήτρης Μαύρος, ο διαφημιστής και ο όχι αυτός που
βγαίνει και αναλύει τις δημοσκοπήσεις στο Open. Βλέπετε, η εταιρεία ανήκει από την ημέρα
που ιδρύθηκε στον διαφημιστή, απλά αυτό δεν ήταν ευρέως γνωστό. Με βάση τα όσα μαθαίνω
το κανόνι δεν θ΄ αργήσει να ηχήσει δεδομένου ότι δεν υπάρχουν χρήματα να πληρωθούν ούτε
τα στοιχειώδη. Να φανταστείτε τώρα ότι η μπατιρισμένη  ΜRB, είχε αναλάβει να μετρά μέχρι
και την ακροαματικότητα των ραδιοφώνων.
Περιμένοντας τους οίκους και τα δισεκατομμύρια
Στον χρησμό της Fitch για την ελληνική οικονομία είναι στραμμένο το ενδιαφέρον. Πρόκειται για
τη δεύτερη αξιολόγηση που κάνει φέτος στην πορεία της ελληνικής οικονομίας η Fitch. Ο
αμερικανικός οίκος είναι ο μοναδικός από τους οίκους που αναγνωρίζει η ΕΚΤ, ο οποίος στην
πρώτη αξιολόγηση που έκανε στην οικονομία μας για φέτος, τον περασμένο Μάιο, δεν
αναβάθμισε τις προοπτικές και διατήρησε την πιστοληπτική ικανότητα στη βαθμίδα ΒΒΒ-.
Σήμερα, αναμένεται πως η Fitch θα προχωρήσει στην αναβάθμιση της αξιολόγησης από
σταθερή σε θετική, ώστε να έχει ανοιχτό το πεδίο για μια αναβάθμιση του ελληνικού αξιόχρεου,
μέσα στους επόμενους 12 μήνες. Τις αξιολογήσεις της ελληνικής οικονομίας θα κλείσει ο
γερμανικός οίκος Scope, στις 6 Δεκεμβρίου. Ο οίκος που ακόμη δεν έχει δώσει την επενδυτική
βαθμίδα στην Ελλάδα είναι η Moody’s. Μια θετική ετυμηγορία από τη Moody’s προσεχώς θα
σημάνει περαιτέρω αποκλιμάκωση του spread των ελληνικών ομολόγων κατά 10-30 μονάδες
βάσης ή και περισσότερο, και πρόσθετη ζήτηση από επενδυτές κατά 3 – 5 δισ. ευρώ,
σύμφωνα με τον επικεφαλής του ΟΔΔΗΧ, Δημήτρη Τσάκωνα.
!  Αυξημένο είναι το ενδιαφέρον για τις ελληνικές τράπεζες στο συνέδριο της JP Morgan στο
Λονδίνο. Μαθαίνω ότι μία εκ των συστημικών τραπεζών που είχε προγραμματίσει να
παραμείνει στο συνέδριο την πρώτη ημέρα για ραντεβού με επενδυτές, είχε τόση ζήτηση που
πρόσθεσε και δεύτερη μέρα. Συνολικά θα δει στο συνέδριο του Λονδίνου 28 επενδυτές, άλλους
10 εκτός, ενώ πραγματοποίησε και roundtable με 15 αναλυτές.
Δεν φταίει το ελεύθερο εμπόριο
Νέο τετ α τετ με την Francine Lacqua του Bloomberg είχε χθες στο Λονδίνο ο Διοικητής της
ΤτΕ, Γιάννης Στουρνάρας. Η βραβευμένη δημοσιογράφος του Bloomberg πήρε νέα συνέντευξη
από τον Έλληνα κεντρικό τραπεζίτη, μετά από αυτήν στην Αθήνα, τη Δευτέρα 18 Νοεμβρίου.
Και εκτός από το τι θα γίνει με τα επιτόκια, τον ρώτησε για τους δασμούς με τους οποίους έχει
απειλήσει ο Ντόναλντ Τραμπ. «Το λέει η οικονομική θεωρία, η πρακτική και 200 χρόνια
εμπειρίας ότι η επιβολή δασμών δεν είναι η καλύτερη επιλογή. Αυτό που επιδιώκεις να κάνεις
με τους δασμούς, μπορείς να το κάνεις πιο αποτελεσματικά και φθηνότερα, με άλλα μέσα, με
επιβολή φόρων και αν θέλεις να στηρίξεις τη βιομηχανία σου, με έναν συνδυασμό φόρων και
επιδοτήσεων. Στο ελεύθερο εμπόριο δεν παρεμβαίνεις», απάντησε ο Γιάννης Στουρνάρας,
στέλνοντας το μήνυμα ότι δεν φταίει το ελεύθερο εμπόριο για τη φτωχοποίηση κοινωνικών
στρωμάτων στις ΗΠΑ, αλλά το ότι δεν φορολογήθηκαν οι πλούσιοι. Δεν ξέρω αν στην
«ανάκριση» που δέχτηκε μετά τη συνέντευξη ο διοικητής της ΤτΕ από τους δημοσιογράφους
του Bloomberg, επαύξησε την άποψή του, λέγοντας ότι ακόμη και στην Οξφόρδη, οι φοιτητές
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αποθαρρύνονταν να κάνουν το διδακτορικό τους στο θέμα των δασμών. Τόσο εκτός
οικονομικής αποτελεσματικότητας θεωρείται το μέτρο.
Ένα τραγικό πισωγύρισμα
Ο Γιάννης Στουρνάρας δεν τα μάσησε ούτε όταν ρωτήθηκε για το κατά πόσο ανησυχητικά για
την ανεξαρτησία των κεντρικών τραπεζών είναι όσα λέει ο Τραμπ για τον επικεφαλής της Fed,
Τζερόμ Πάουελ. «Ένα από τα καλύτερα πράγματα που έκαναν οι κυβερνήσεις στο παρελθόν
ήταν να δώσουν ανεξαρτησία στις κεντρικές τράπεζες. Θα ήταν τραγικό ένα πισωγύρισμα»,
είπε ο Γιάννης Στουρνάρας, σημειώνοντας ότι οι αγορές θα τιμωρούσαν την αγορά ομολόγων
σε περίπτωση πολιτικής παρέμβασης στην ανεξαρτησία της Fed. Γνωρίζοντας ότι ο Γιάννης
Στουρνάρας έχει προσωπική εμπειρία από πολιτικές παρεμβάσεις κατά το παρελθόν, δεν
απορώ που σχολίασε στην Francine Lacqua το θέμα της ανεξαρτησίας της κεντρικής τράπεζας
ως σημαντικότερο από αυτό των δασμών. Και αναμένω ότι το ίδιο σταράτα θα τα πει
προσεχώς και επί αμερικανικού εδάφους, εάν ερωτηθεί. Στις 9 Δεκεμβρίου, ο Διοικητής της ΤτΕ
θα βρεθεί στη Νέα Υόρκη και στο συνέδριο της Capital Link, όπου θα τιμηθεί για την προσφορά
του στα δημόσια πράγματα. Τη βράβευσή του, όπως πληροφορήθηκα, θα την κάνει ο Τζον
Πόλσον.
Η… προαγωγή της Optima bank
Μεγάλη επιτυχία για την Optima bank, μόλις ένα χρόνο από την εισαγωγή της στο
Χρηματιστήριο Αθηνών, είναι η είσοδος της μετοχής της στον δείκτη της μεγάλης
κεφαλαιοποίησης του Ελληνικού Χρηματιστηρίου  (FTSE/XA Large Cap). Στον δείκτη
συμμετέχουν οι 25 μεγαλύτερες σε κεφαλαιοποίηση εταιρείες εισηγμένες στο ΧΑ και η Optima
bank εισέρχεται στην 20ή θέση της κατάταξης. Επιπλέον, η Optima bank εισέρχεται και στον
δείκτη Athex ESG, μαζί με τις κορυφαίες εταιρείες της ελληνικής αγοράς στην εφαρμογή των
κριτηρίων βιωσιμότητας (πυλώνες κοινωνία, περιβάλλον και εταιρική διακυβέρνηση).
Νέες παροχές και επιδόματα
Επισήμως ανακοινώθηκε χθες η υπογραφή της νέας, διετούς επιχειρησιακής σύμβασης στην
Τράπεζα Πειραιώς, όπως έγραφε η στήλη. Επανέρχομαι για να σημειώσω ότι για πρώτη φορά
στη διαπραγμάτευση συμμετείχαν όλοι οι Σύλλογοι που δραστηριοποιούνται στην Τράπεζα και
το περιεχόμενό της συνυπέγραψε σχεδόν το σύνολο αυτών. Πέραν των αμιγώς οικονομικών
παροχών της νέας επιχειρησιακής σύμβασης, όπως επίσης και της σημαντικής διεύρυνσης και
ενίσχυσης του ιατροφαρμακευτικού και νοσοκομειακού προγράμματος, πολλές είναι οι νέες
παροχές και επιδόματα που στοχεύουν στην φροντίδα της οικογένειας και στην καταπολέμηση
της υπογεννητικότητας. Όπως πληροφορούμαι, μεταξύ αυτών είναι και η στήριξη της ιατρικώς
υποβοηθούμενης αναπαραγωγής, με την καταβολή 1.000 ευρώ για κάθε προσπάθεια και μέχρι
6  προσπάθειες. Το ποσό θα χορηγείται και στους εργαζόμενους των οποίων οι σύζυγοι δεν
εργάζονται στην Τράπεζα. Η νέα επιχειρησιακή σύμβαση στηρίζει και την υιοθεσία με εφάπαξ
ποσό 2.000 ευρώ ανά τέκνο, ενώ από 1.1.2025 θα χορηγεί επιπλέον εφάπαξ ποσού 1.000
ευρώ στη γέννηση τέκνου και 2.000 για τη γέννηση τρίτου ή και παραπάνω παιδιού.
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Τράπεζες: Ανοίγουν αυλαία τα τελευταία road shows στο Λονδίνο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τράπεζες
Συνέδριο
Τα τελευταία road shows πριν τη λήξη του έτους και τα πρώτα μετά τις αμερικανικές εκλογές
λαμβάνουν χώρα άμεσα αρχής γενομένης από σήμερα με το συνέδριο της JP Morgan στο
Λονδίνου, που είναι χρηματοοικοομικό και θα διαρκέσει Πέμπτη και Παρασκευή. Συγχρόνως
την Παρασκευή η Fitch θα δώσει το νέο της χρησμό για την ελληνική οικονομία.
Στις 2 και 3 Δεκεμβρίου επίσης στο Λονδίνο ακολουθεί το συνέδριο της Morgan Sanley που
συνδιοργανώνεται με την ΕΧΑΕ και ο κύκλος κλείνει με το Capital Link στη Νέα Υόρκη που
αποτελεί μια ειδική συνθήκη μιας και παρόν στο συνέδριο αυτό θα βρίσκεται ο John Paulson
στενός συνεργάτης του νεοκλεγέντος Αμερικανού Προέδρου Donald Trump, με σημαντικό
χαρτοφυλάκιο στην Ελλάδα που θα προλογίσει τον διοικητή της ΤτΕ κ. Γιάννη Στουρνάρα.
Tα συνέδρια αυτά σε επίπεδο αγοράς θα πρέπει να θεωρείται βέβαιο πως θα επιχειρήσουν
σταθμίσουν όλα τα ενδεχόμενα και όλα τα δυνητικά αποτελέσματα που έχουν παράξει οι
αμερικανικές εκλογές για τις αγορές. Παρουσία θα έχουν σε όλα τα συνέδρια οι ελληνικές
τράπεζες.
Διαβάστε αναλυτικά στο newmoney.gr
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Τράπεζες: Ανοίγουν αυλαία τα τελευταία road shows στο Λονδίνο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι θα ερωτηθούν οι τράπεζες στα τελευταία road shows σε Λονδίνο και Νέα Υόρκη λίγο πριν τη
λήξη του έτους
Τα τελευταία road shows πριν τη λήξη του έτους και τα πρώτα μετά τις αμερικανικές εκλογές
λαμβάνουν χώρα άμεσα αρχής γενομένης από σήμερα με το συνέδριο της JP Morgan στο
Λονδίνου, που είναι χρηματοοικοομικό και θα διαρκέσει Πέμπτη και Παρασκευή. Συγχρόνως
την Παρασκευή η Fitch θα δώσει το νέο της χρησμό για την ελληνική οικονομία.
Στις 2 και 3 Δεκεμβρίου επίσης στο Λονδίνο ακολουθεί το συνέδριο της Morgan Sanley που
συνδιοργανώνεται με την ΕΧΑΕ και ο κύκλος κλείνει με το Capital Link στη Νέα Υόρκη που
αποτελεί μια ειδική συνθήκη μιας και παρόν στο συνέδριο αυτό θα βρίσκεται ο John Paulson
στενός συνεργάτης του νεοκλεγέντος Αμερικανού Προέδρου Donald Trump, με σημαντικό
χαρτοφυλάκιο στην Ελλάδα που θα προλογίσει τον διοικητή της ΤτΕ κ. Γιάννη Στουρνάρα.
Tα συνέδρια αυτά σε επίπεδο αγοράς θα πρέπει να θεωρείται βέβαιο πως θα επιχειρήσουν
σταθμίσουν όλα τα ενδεχόμενα και όλα τα δυνητικά αποτελέσματα που έχουν παράξει οι
αμερικανικές εκλογές για τις αγορές.
Παρουσία θα έχουν σε όλα τα συνέδρια οι ελληνικές τράπεζες ενώ τα βασικά θέματα που θα
συζητηθούν αναμένεται να είναι:
-Τα έσοδα από τόκους πόσο θα μειωθούν την ερχόμενη χρονιά καθώς όλοι οι τραπεζίτες
προβλέπουν μείωση των επιτοκίων. Ωστόσο οι απόψεις μετά τις αμερικανικές εκλογές έχουν
αρχίσει να διαφοροποιούνται ως προς τον βαθμό της μείωσης αυτής.
-Τα μερίσματα και γενικότερα οι διανομές στους μετόχους είναι αυτά που θα κρίνουν σε
σημαντικό βαθμό τη συμμετοχή νέων επενδυτών στα χαρτοφυλάκια των τραπεζών. Τα
μερίσματα έχουν επαρκώς αναλυθεί και φθάνουν μέχρι το 50% των κερδών του 2024-διανομή
το 2025- θεωρείται δε απολύτως βέβαιο πως ο SSM θα δώσει πράσινο φως στις ελληνικές
τράπεζες για αυτές τις διανομές μιας και οι τελευταίες προγραμμάτισαν και εφαρμόζουν
ταχύτερη μείωση του DTC.
– Η πιστωτική επέκταση αποτελεί εξαιρετικά κρίσιμη παράμετρο για την πορεία των τραπεζών
μιας και είναι αυτή που εν τέλει σε ένα εύρος τριετίας θα αντικαταστήσει τα χαμένα έσοδα από
τόκους.
Οι τράπεζες του χρόνου θα πραγματοποιήσουν άνοιγμα στη στεγαστική πίστη και στις
μικρομεσαίες επιχειρήσεις.
– Η παραμετροποίηση των εκτιμήσεων των κινδύνων για την κλιματική αλλαγή έχει μπει για τα
καλά στην ατζέντα των συζητήσεων μεταξύ τραπεζών και αναλυτών.
– Τέλος η κάθε τράπεζα έχει τους δικούς της σχεδιασμούς και το δικό της επενδυτικό πλάνο σε
ότι αφορά τις εργασίες της.
Κάποιες από αυτές αναζητούν ανάπτυξη του πελατολογίου τους, άλλες επεκτείνονται στο
εξωτερικό και κάποιες τρίτες επενδύουν στην επόμενη ημέρα και το ηλεκτρονικό τους
αποτύπωμα.
Διαβάστε ακόμη
ΑΚΤΩΡ: Σαρωτικός μετασχηματισμός σε κατασκευές, ακίνητα και ενέργεια
Ελληνικός Θόλος: Πότε απαντά το Ισραήλ, τι ζήτησε η Ελλάδα – Οι συνεργασίες που έρχονται
(pics + vid)
Wyndham: Τα 2+2 νέα projects στην Ελλάδα και το «άνοιγμα» στις επώνυμες κατοικίες
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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don't even ask don't even ask don't even ask don't even ask Short στις τράπεζες, ο
“τετραγωνισμός του κύκλου”, ο μετρημένος Σιάμισιης, το σύστημα πληρωμών
(τράπεζες), η χρηματοδότηση R.E.D.S, ο μεθοδικός Μυστακίδης, ο Πόλσον προλογίζει
Στουρνάρα και τα αποτελέσματα Cenergy Holdings don't even ask
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
*Τα “γυρίζει” τώρα- μετεκλογικά- ο Τζερόμ Πάουελ. Ο επικεφαλής της Fed εμφανίστηκε (την
Παρασκευή) επιφυλακτικός ως προς την προοπτική επίσπευσης της διαδικασίας μείωσης
επιτοκίων. Θυμίζω ότι, προεκλογικά (της 5ης Νοεμβρίου) ο ομοσπονδιακός τραπεζίτης των
ΗΠΑ είχε προχωρήσει σε επιθετική μείωση-κατά 50 μ.β- ενέργεια που από αρκετούς αναλυτές
είχε θεωρηθεί ως έμμεση παρέμβαση πολιτικού χαρακτήρα. Ωστόσο, όσο τα “αλλάζει” η Fed
τόσο δυσχεραίνει περαιτέρω η θέση της ΕΚΤ/Κριστίν Λαγκάρντ. Μπρος γκρεμός και πίσω
ρέμα, με την Γαλλίδα να έχει να “τετραγωνίσει τον κύκλο”, πληθωρισμός ή επιτόκια, ανάπτυξη
ή ύφεση, τα διλήμματα τίθενται πιεστικά.
*Στην Γερμανία επιχειρούν να μεθοδεύσουν την απαγόρευση συμμετοχής του AfD στις εκλογές
του Φεβρουαρίου, στην Γαλλία η εισαγγελία εισηγείται την στέρηση πολιτικών δικαιωμάτων και
φυλάκιση της Μαρίν Λεπέν. Εάν αυτό έχουν καταλάβει και ενεργούν ως hedging στην
σαρωτική επικράτηση Τραμπ, κάτι δεν πάει καθόλου καλά. Tα σημειώναμε και χθες από νωρίς
στην DeA.
*Επί του πεδίου και συγκεκριμένα: Νοέμβριο- αρχές Δεκεμβρίου αναμένεται να συνεχιστούν οι
ερευνητικές εργασίες για τις μελέτες που αφορούν την ηλεκτρική διασύνδεση Κρήτης – Κύπρου
και στην Αθήνα έχει σημάνει συναγερμός. Τα ανοικτά μέτωπα με την Άγκυρα στο Αιγαίο είναι
πολλά και όσα συμβαίνουν τις τελευταίες ημέρες (διαγραφή Σαμαρά) δεν συμβάλλουν στην 
βελτίωση της κατάστασης. Εύλογο το ερώτημα είναι κατά πόσο οι τουρκικές κινήσεις θα
εμποδίσουν ουσιαστικά τις έρευνες για το καλώδιο. Το σημειώνω επειδή, ήδη έχουν σοβαρό
αντίκτυπο στο σχεδιασμό ξένων ομίλων για την δημιουργία υπεράκτιων αιολικών πάρκων στη
χώρα μας. Την ίδια ώρα, μόλις χθες η ΤΡΑΟ ανακοίνωσε πως αδειοδοτείται για έρευνες στο
Βόρειο Αιγαίο (εντός χωρικών υδάτων της Τουρκίας).
*Στα καθ’ ημάς, θα σταθώ για ακόμη μία φορά στο πόσο μετρημένος είναι στις δηλώσεις του ο
Ανδρέας Σιάμισιης. Ο Διευθύνων Σύμβουλος του ομίλου HelleniQ Energy είναι ιδιαίτερα
φειδωλός (και προσεκτικός στα λόγια του)- και αυτό τον τιμά- όταν αναφέρεται στο τι μέλλει
γενέσθαι με το “εξορυκτικό”. Πλην όμως, διαπιστώνω ότι διάφοροι (και μάλιστα αρμόδιοι…)
υπερθεματίζουν, πλειοδοτούν λες και… Η στήλη θα θέσει μόνον ένα ερώτημα: λιμάνι που θα
χρησιμοποιηθεί ως hub έχει επιλεγεί; προετοιμασία έχει γίνει; και επειδή το “ζουμί” είναι στο
οικόπεδο Ν.Δ της Κρήτης έχουν “μετρηθεί” περιβαλλοντικές οργανώσεις; τοπικές κοινωνίες; για
να μην το “χοντρύνω” με τους εξ’ Ανατολών γείτονες. Οπερ…πιο γρήγορα βλέπω να
προχωράει η ΤΡΑΟ παρά η Exxon Mobil.
*Και τις δεν (μας) είπαν χθες οι τραπεζίτες. Για το IRIS (συναλλαγές χωρίς προμήθειες) έχω να
πω ότι, το σύστημα πληρωμών IRIS βρέθηκε εκ νέου στο επίκεντρο συζητήσεων στο τρίγωνο
υπ.Οικονομικών- τραπεζιτών και Τραπέζης της Ελλάδος. Η κυβέρνηση, από την πλευρά της
επιδιώκει την διεύρυνση του συστήματος- τόσο ως προς το ύψος του ποσού/από τα 500 στα
1.000 ευρώ, όσο όμως και στην προοπτική υιοθέτησης του σε συναλλαγές μέσω QR. Πρόταση
που αφορά κυρίως τους επαγγελματίες (πάγιο αίτημα τους) προσφέροντας τους διέξοδο σε
εύρος συναλλαγών/αγορών. Πρόθεση που έμμεσα επιβεβαίωσε ο Κυριάκος Μητσοτάκης
μιλώντας στην εκδήλωση του Bloomberg- τονίζοντας την σπουδαιότητα του συστήματος και
την χρησιμότητα ενίσχυσης τους. Η Ελληνική Ένωση Τραπεζών θα προχωρήσει στη σύνταξη
μελέτης με στόχο τη δημιουργία ενός συστήματος πληρωμών, πρόθεση που, όπως φαίνεται,
είναι σε θεωρητικό επίπεδο καθώς η ύπαρξη του συστήματος IRIS το οποίο λειτουργεί τα
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τελευταία τέσσερα χρόνια αποτελεί πλέον το έμπρακτο σύστημα πληρωμών που θα πρέπει να
υπάρξουν περαιτέρω βελτιώσεις. Οι τραπεζίτες από την πλευρά τους σημειώνουν πως, παρά
τη μελέτη που προτίθεται να συντάξει η Ελληνική Ένωση Τραπεζών δεν υπάρχει πρόθεση
δημιουργίας νέου συστήματος πληρωμών. Και πως δεν είναι κάτι σχετικό, σε γνώση τους.
*Πάντως, μέχρι και την χθεσινή συνεδρίαση τα flows ήταν πιεστικά από την πλευρά των ξένων
fund managers. Με αρνητικό πρόσημο, για τον Δείκτη Τραπεζών, σε διαστήματα
εβδομάδας/μήνα και 3μηνου. Πρακτικά, αυτό σημαίνει ότι-πλέον- σε βάθος χρόνου (3μηνου)
έχουν αυξηθεί οι “εγκλωβισμένοι”.
*Αποτελέσματα τρίτου 3μηνου/9μηνου ανακοίνωσε, εχθές, η Cenergy Holdings. Στα 8,41 ευρώ
η μετοχή.
*Τι σημαίνει η χρηματοδότηση (μέσω ομολογιακού) της R.E.D.S από τον όμιλο ΕΛΛΑΚΤΩΡ.
Επίσπευση των projects λ.χ. Cambas, Μαρίνα Αλίμου, Γούρνες. Πιθανότατα θα αναζητηθούν
και στρατηγικές συμμαχίες.
*Το Ο.Κ της SSM περιμένουν στο στρατόπεδο του Χένρυ Χόλτερμαν για να ενισχύσει την
συμμετοχή του στο μ.κ της Alpha Bank. Πάντως, στην πλευρά Μυστακίδη το fit & proper
δόθηκε, και, ήδη, ο billionaire προχωρά μεθοδικά τον σχεδιασμό. Προφανώς θα περιλαμβάνει
και επιλεκτική διεύρυνση προς τομείς έμμεσα παρεμφερείς με το shipping, την ποντοπόρο εν
γένει.
*Ενδιαφέρουσες παρουσίες (και βραβεύσεις) στο συνέδριο της Capital Link. Στις 9 Δεκεμβρίου
η καθιερωμένη εκδήλωση στη Νέα Υόρκη (Metropolitan Club)- στο πλαίσιο του 26th Annual
Forum/Greece -Speeding Ahead Post Investment Upgrade- Για πολλούς η πιο ενδιαφέρουσα
ενότητα του Forum, είναι η ομιλία του Γιάννη Στουρνάρα και δη η προλόγιση του Διοικητή της
Τραπέζης της Ελλάδος από τον Τζον Πόλσον. Εύλογο το ενδιαφέρον θα πει κάποιος, παρά το
γεγονός πως ο President & Portfolio Manager – Paulson & Co. δεν ανέλαβε τελικά θέση στο
οικονομικό επιτελείο της επερχόμενης κυβέρνησης Τραμπ.
*Μία πρώτη αποτίμηση των πολιτικών εξελίξεων έγινε χθες στο Χρηματιστήριο Αθηνών.
Τέταρτη σερί συνεδρίαση με πλεονέκτημα πωλητών, το 4 στα 4 από τους short στις τράπεζες.
Εξαίρεση η Eurobank στα 2,008 (1,83%) με συναλλαγές 6,9 εκατ. μτχ.
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ΙRIS: Μπλόκο και από Κ. Μητσοτάκη στη δημιουργία νέου συστήματος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το σύστημα πληρωμών IRIS βρέθηκε εκ νέου στο επίκεντρο συζητήσεων στο τρίγωνο υπ.
Οικονομικών- τραπεζιτών και Τραπέζης της Ελλάδος. Η κυβέρνηση, από την πλευρά της
επιδιώκει την διεύρυνση του συστήματος- τόσο ως προς το ύψος του ποσού/από τα 500 στα
1.000 ευρώ, όσο όμως και στην προοπτική υιοθέτησης του σε συναλλαγές μέσω QR.
Πρόταση που αφορά κυρίως τους επαγγελματίες (πάγιο αίτημα τους) προσφέροντας τους
διέξοδο σε εύρος συναλλαγών/αγορών. Πρόθεση που έμμεσα επιβεβαίωσε ο Κυριάκος
Μητσοτάκης μιλώντας στην εκδήλωση του Bloomberg- τονίζοντας την σπουδαιότητα του
συστήματος και την χρησιμότητα ενίσχυσης τους.
Η Ελληνική Ενωση Τραπεζών θα προχωρήσει στη σύνταξη μελέτης με στόχο τη δημιουργία
ενός συστήματος πληρωμών, πρόθεση που, όπως φαίνεται, είναι σε θεωρητικό επίπεδο
καθώς η ύπαρξη του συστήματος IRIS το οποίο λειτουργεί τα τελευταία τέσσερα χρόνια
αποτελεί πλέον το έμπρακτο σύστημα πληρωμών που θα πρέπει να υπάρξουν περαιτέρω
βελτιώσεις.
Οι τραπεζίτες από την πλευρά τους σημειώνουν πως, παρά τη μελέτη που προτίθεται να
συντάξει η Ελληνική Ενωση Τραπεζών δεν υπάρχει πρόθεση δημιουργίας νέου συστήματος
πληρωμών. Και πως δεν είναι κάτι σχετικό, σε γνώση τους. Το επίδικο; Οι συναλλαγές μέσω
IRIS δεν έχουν καμία χρέωση για τον καταναλωτή.
Μεθαύριο Τετάρτη, εκτός απροόπτου, 20 Νοεμβρίου θα συνεδριάσει το ΔΣ της Ενωσης, στο
οποίο συμμετέχουν οι CEOs των τραπεζών όπως και η υποδιοικήτρια της ΤτΕ Χριστίνα
Παπακωνσταντίνου, για το θέμα.
Oταν ο Τζον Πόλσον (θα ) βραβεύει τον Γιάννη Στουρνάρα
Ενδιαφέρουσες παρουσίες (και βραβεύσεις) στο συνέδριο της Capital Link. Στις 9 Δεκεμβρίου η
καθιερωμένη εκδήλωση στη Νέα Υόρκη (Metropolitan Club), στο πλαίσιο του 26th Annual
Forum/Greece -Speeding Ahead PostInvestment Upgrade.
Για πολλούς η πιο ενδιαφέρουσα ενότητα του Forum, είναι η ομιλία του Γιάννη Στουρνάρα και
δη η προλόγιση του Διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος από τον Τζον Πόλσον. Εύλογο το
ενδιαφέρον θα πει κάποιος, παρά το γεγονός πως ο President & Portfolio Manager – Paulson
& Co. δεν ανέλαβε τελικά θέση στο οικονομικό επιτελείο της επερχόμενης κυβέρνησης Τραμπ.
==============================================
Αποποίηση Ευθύνης: Το περιεχόμενο και οι πληροφορίες που περιλαμβάνονται στη στήλη
προσφέρονται προς τους επισκέπτες/τριες/χρήστες/τριες της αποκλειστικά και μόνο για
ενημερωτικούς σκοπούς, δεν δύνανται σε καμιά περίπτωση να εκληφθούν ως προτροπή,
προσφορά, άποψη, ή σύσταση της στήλης για αγορά ή πώληση οποιουδήποτε χρεογράφου
και δεν συνθέτουν νομική, φορολογική, λογιστική, ή επενδυτική συμβουλή ή υπηρεσία σχετικά
με την αποδοτικότητα ή καταλληλότητα οποιουδήποτε χρεογράφου ή επένδυσης. Κατά
συνέπεια, δεν υφίσταται ουδεμία ευθύνη για τυχόν επενδυτικές και λοιπές αποφάσεις που θα
ληφθούν με βάση τις πληροφορίες αυτές
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K.M., Samaras, Karamanlis, the elections (that don’t exist) and the dangerous turn,
Paulson and the bankers, Telis and the brakes at Porto Carras
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
K.M., Samaras, Karamanlis, the elections (that don’t exist) and the dangerous turn, Paulson
and the bankers, Telis and the brakes at Porto Carras
Greetings. The expulsion of Samaras by Mitsotakis, I think, shouldn’t have surprised anyone
closely following the daily political scene. The former prime minister had spent the past year
dabbling in public grumbling and criticism. Initially, he found a good excuse to fiercely oppose
the government in Parliament over its indeed unfortunate handling of the gay marriage issue,
which monopolized the political agenda until the European elections. Then, the Samaras we all
know picked up his classic favorite topic: national issues. Throughout his career, he had built
an image as the authentic patriot and representative of the “Pure Right.” This all culminated in
his recent statements, where he essentially accused the government and the prime minister
himself of being national traitors.
Turk and Albanian Slayer
Samaras has been playing his classic tune as the “Turk-slayer” and “Albanian-slayer” for a few
months now, targeting the “submissive Mitsotakis.” This is why I believe that if he didn’t expect
his expulsion (on Saturday), he probably miscalculated the situation. For the record, let’s
remember that it was during Samaras’s tenure as Minister of Foreign Affairs that hundreds of
thousands of Albanians migrated to Greece—something that turned out to be for the best, as
hindsight has shown. During his term, the country’s borders were opened to allow Northern
Epirotes to enter, along with roughly a million native Albanians. As for Greek-Turkish relations,
another area where Samaras has been critical, what’s actually happened since 2019 under
Mitsotakis’s leadership—rather than the fears Samaras claims to have about today’s
discussions with the Turks—is that the government has impressively bolstered the country’s
defense after 25 years of stagnation, especially through frigates and aircraft. It has also
established excellent diplomatic relations with the Americans. In two tense national standoffs in
2020—the migrant crisis at the Evros border and the Greek-Turkish naval incident involving a
frigate in the Aegean—we came out ahead, not the other side. It was Dendias who “told it like it
is” to Çavuşoğlu in Ankara, not Samaras’s recent allies, Karamanlis and Pavlopoulos, who
cowered in a corner of the Presidential Mansion in Athens when Erdoğan tried to humiliate us
on national issues. And let’s not forget that the moral instigators of the Novartis scandal were
Samaras’s own buddies from Rafina—Prokopis and Papangelopoulos.
Why the Rift?
Many are asking why the relationship between Samaras and Mitsotakis soured so badly,
especially since, until 2019, the former prime minister was almost a symbol of the anti-SYRIZA
campaign and resistance for the New Democracy party. Samaras himself claims that, when he
sought an active role in the new era of the ND’s governance, he was offered the position of the
country’s Commissioner to the EU. However, this didn’t happen because Mitsotakis, according
to Samaras, “used the excuse” that von der Leyen didn’t want a former prime minister for the
position. Then came dark clouds in their relationship when “Mitsotakis didn’t imprison the
masterminds behind the Novartis conspiracy.” Mitsotakis, if I’m not mistaken, has responses to
both accusations. He essentially says something like, “I don’t control von der Leyen, nor do I
manipulate the judiciary.” In any case, everyone believes what they want to believe. These two
points of contention, according to Samaras, didn’t prevent the former prime minister from
maintaining contact and a degree of balance with the government between 2019 and 2022.
Through the prime minister’s office director, Grigoris Dimitriadis, Samaras managed to play a
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role in political affairs. He would pick up the phone and arrange issues, little favors, and
placements for his people. These were innocent, everyday matters for a politician like
Samaras, who wants to keep a role and “weight” in the scene. Later, Papastavrou, a close
associate of his, played a similar role. This arrangement worked for a while, but after
Papastavrou’s removal from Mitsotakis’s circle, the relationship between Samaras and the
government completely broke down, and the “drama” began.
What Does He Want?
The obvious question in political circles is, what does Samaras want now—for himself and, by
extension, for our lives—since political stability is a public concern? I’ve heard rumors about
him creating a new party, but I don’t think this is easy or even feasible. After all, Samaras is too
experienced a politician to believe he can recreate something like Political Spring from scratch.
However, there’s no doubt he can and wants to harm ND. While I don’t believe he can pull 3–4
MPs to destabilize or bring down the government, I do think it’s a given that he’ll take this on as
a personal mission moving forward. Samaras maintains excellent relations with almost all
major oligarchs in Greece, at every level—even those whose businesses are heavily
dependent on the government, as well as with newer rising stars. In the past, he had feuds with
two key media moguls. But today, the classic saying “the enemy of my enemy is my friend”
applies, as evidenced by their adoption of Samaras’s narrative alongside all the other political
enemies of Mitsotakis. Let’s not forget that during the fall of Konstantinos Mitsotakis’s
government, the sponsors weren’t close to Antonis either, yet he worked with them just
fine—albeit as a one-off deal, as they say. As for what he’ll achieve, not even Samaras himself
knows. However, he is far from an insignificant figure in the political landscape. He has allies in
the broader Right and is likely the most determined to harm the current government,
particularly Mitsotakis. That’s something you should never underestimate in a political
opponent—ever.
Karamanlis?
Inevitably, when assessing the risk of weakening (and ultimately toppling) the government, one
must also factor in Karamanlis. He has been on the same playing field as Samaras for some
time now, albeit more cautiously, or perhaps more shrewdly. A first taste will come during a
book presentation event on Friday, but it seems too early for anything comparable to what
Samaras has done. Nonetheless, he is also standing in opposition, and I see no reason for him
to cease his criticism and undermining, unless, of course, K.M. suddenly promises to make him
President of the Republic—a scenario that seems highly unlikely and would drive away the
centrist faction of the current ND.
And for the Government?
This weekend’s developments clearly do not favor the government. Anyone celebrating within
the party, particularly in the prime minister’s circle, either doesn’t understand the situation or is
just flattering their boss. Samaras’s maneuver to force K.M. to expel him comes at a time when
the government is showing signs of fatigue—mainly due to the second term and the lack of a
strong opposition to keep it sharp and on its toes. Despite PASOK’s now favorable polling
numbers, reportedly nearing or exceeding 20%, internal leaks from the administration have
also increased. Some of these leaks, originating from the “center of command,” only serve to
erode cohesion, and thus require immediate attention—or rather containment—by Mitsotakis
himself before the situation escalates further. We’ve seen this movie before, especially during
second terms, spiced up with a scandal or two that “we might even manufacture ourselves
from within,” resulting in an accelerated unraveling of the administration. The government
might need a reboot to move forward and ensure the country doesn’t miss a valuable
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opportunity. As for rumors of a snap election, such thoughts aren’t even on Mitsotakis’s radar.
Those stirring such talk likely don’t have good intentions.
Prime Minister, Governor, and Bankers
Moving on to market news, today at noon, Bloomberg is hosting a special event on Greek
banks at the Hotel Grande Bretagne. The event begins with Prime Minister Kyriakos Mitsotakis
participating in a Q&A session, followed by a panel discussion on the new era of the banking
system with the CEOs of the four systemic banks. The event will conclude with another Q&A
session featuring Greece’s central bank governor, Yannis Stournaras. Bloomberg TV journalist
Francine Lacqua will moderate the event.
Paulson’s Speech
On December 9, during Capital Link’s event for the Greek stock market in New York, major
Piraeus Bank shareholder (and possibly the next U.S. Secretary of the Treasury) John Paulson
will deliver a speech. This will mark the famed investor’s first public remarks since the full
privatization of Piraeus Bank—a cause he ardently supported—and the government’s exit from
the banking sector. His speech promises to be significant not only for its content but also for its
delivery. In addition to his address, Paulson will present an award to Bank of Greece Governor
Yannis Stournaras, who played a pivotal role in addressing the issues the banking crisis left
behind.
Strategic Collaboration Between Alpha Finance and Kepler Cheuvreux
Alpha Finance, the brokerage arm of Alpha Bank, is set to announce a strategic partnership
with Kepler Cheuvreux, Europe’s largest independent financial services provider by size,
trading volume, and equity coverage. This collaboration is another fruit of the broader Alpha
Bank–UniCredit agreement, reaffirming the Alpha Bank leadership’s recent statement that this
alliance integrates Alpha Bank into a larger European financial ecosystem. The partnership is
expected to yield substantial benefits for both firms and for the Greek stock market and publicly
listed companies. Through Kepler Cheuvreux’s platform, which employs 600 specialists across
14 financial centers and connects with approximately 1,300 institutional investors, Greek
equities will gain significantly improved access to foreign investment portfolios. The platform
offers services such as corporate access (roadshows, conferences, one-on-one meetings),
which, combined with Alpha Finance’s financial analysis, will enable a broader range of foreign
investors to discover and invest in Greek companies. Furthermore, Alpha Finance’s Greek
institutional clients will gain access to Kepler Cheuvreux’s services, including financial analysis
covering 90% of the continental European equity market, and the ability to conduct
transactions via Kepler’s platform, which processes daily trading volumes exceeding €1.5
billion.
Mystakidis’s Next Steps for Aegean Baltic Bank
Greek billionaire Telis Mystakidis has successfully passed all evaluation processes in Frankfurt
and secured the coveted “fit & proper” certification from the European Central Bank. This
means the completion of his acquisition of a majority stake in Aegean Baltic Bank (ABBank) is
now only weeks away, with the process expected to wrap up by early next year at the latest.
For now, the investor expresses full confidence in the bank’s current management, with no
immediate changes anticipated. ABBank, with assets of €1.2 billion and net profits of €21.4
million in the first nine months, presents a promising picture. Its specialty as a shipping-focused
bank makes it one of the largest managers of syndicated shipping loans in Greece. As ABBank
awaits its major shareholder transition with Mystakidis’s entry, Scope Ratings has begun
covering the bank, assigning it a credit rating of BB with a stable outlook. S&P Global has also
recently reaffirmed its B+ rating with positive prospects. Mystakidis reportedly plans to expand
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ABBank’s operations into new areas while preserving its specialized character.
Masdar nearing the final stretch for TERNA Energy
We’ve reached mid-November, and by the end of the month (most likely) or at the latest in
early December, the transaction for 67% of TERNA Energy, which will transfer to Masdar, will
take place. The final regulatory green light has already been granted by Polish authorities
(necessary because TERNA Energy has operations in Poland). After that, the Arab investors
will need to initiate the public offering procedures to acquire the remaining 33% of the shares,
completing the largest “green” deal ever in Greece, valued at €3.2 billion. Provided there are
no unforeseen delays in the approval of the prospectus, the public offer could launch in
December. On a related note, Abdulaziz Alobaidli, Chief Operating Officer of Masdar, speaking
during events at the Greek pavilion at COP29 in Baku, described the acquisition of TERNA
Energy as strategic, reflecting Masdar’s commitment to the Greek market and the broader
Southeastern European region.
Red card for the Porto Carras marina
The Ministry of Tourism has rejected the funding application for the investment project of Porto
Carras Marina S.A., linked to the Savvidis Group and the historic resort in Halkidiki. The
application was submitted under the Recovery Fund projects for upgrading tourist ports across
Greece. The decision, signed by Minister Olga Kefalogianni, was negative because, among
other reasons, the investment entity failed to provide the supplementary documentation
requested by the ministry following the completeness check. Furthermore, the requirement for
verifying whether the investment entity is a troubled business was not met, as the potential
beneficiary submitted, among other documents, unaudited consolidated financial statements
for the ultimate parent company, BELTERRA HOLDINGS LTD, for 2020 and 2021, but not for
2022—the key year for evaluating solvency based on specific criteria.
Louis Vuitton to the rescue (?)
Greek textile manufacturing is not experiencing its finest hour. Energy price hikes, drought,
geopolitical instability, and especially dumping from neighboring countries have created a
suffocating environment. This is exactly the situation that Evripidis Dontas’ Epilektos company
is trying to address. On the stock market front, the company’s shares have been under a
“Suspension of Trading” regime for a week now, following the observations of an auditor
regarding “… events or conditions that cast significant doubt on the group’s ability to continue
as a going concern.” The auditors are warning investors bluntly about “… shrinking activities,
negative operating cash flows, negative equity, and the fact that cooperating creditor banks
have called in all of the company’s loan obligations.” Overdue banking liabilities have already
exceeded €6.82 million (equivalent to the company’s market capitalization), overdue debts to
suppliers and creditors have reached €3.6 million, and there are also outstanding obligations to
employees totaling €275,000, covering salaries from April to June 2024 for the parent
company’s staff. Amid this gloom, a ray of hope has appeared. Reports suggest that the
company’s management is in talks with Louis Vuitton, which is seeking “raw material” from
Evripidis Dontas. The truth is that major European names in the fashion and apparel industry
are seeking premium Greek cotton at a time when everyone is moving away from China,
transportation costs are significantly high, and the supply chain is strained. If the Greek
entrepreneur manages to close the deal with LVMH Moët Hennessy Louis Vuitton, the
company might escape the quagmire and be able to meet its obligations. For now, the stock
remains frozen, employees are searching for their wages, and investors are looking for a
lifeline. On this occasion, it’s worth recalling that in the 1990s, the founder of Epilektos
produced specialized fabrics for BMW, which the German car manufacturer used to upholster
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seats in some of its models.
DEI rushing forward with fiber optics (reaching 500,000)
The management of DEI (Public Power Corporation) is keeping a low profile regarding its plans
in the telecommunications sector. Outlining DEI’s strategic plan for 2025-2027, the group’s
Chairman and CEO, Giorgos Stassis, discussed leveraging synergies with the network of
“Kotsovolos,” recently acquired by DEI. He mentioned the network’s expansion but avoided
disclosing strategic moves or revenue projections from this activity. This silence may conceal
surprises that DEI’s management is not yet ready to unveil, as the company’s
telecommunications project progresses swiftly. Specifically, the rollout of the fiber-to-the-home
(FTTH) network is advancing rapidly and already reaches 500,000 homes and businesses.
DEI’s management aims for its subsidiary, DEI FiberGrid, to develop an FTTH network
reaching 1.7 million households by the end of 2025. If current progress rates persist, this
number could be exceeded. Moreover, DEI is spending less capital per kilometer on the
network than initially projected. Overall, the goal is to provide FTTH coverage to 3 million
households and businesses nationwide within the next five years. Simultaneously, DEI is
preparing to enter the retail telecommunications market, planning to launch a competitive
fiber-optic product soon. After initial exploratory steps, commercial exploitation of the fiber-optic
network is expected by mid-2025, with DEI aiming for an aggressive market strategy to gain
shares in a sector where all telecom providers are gearing up for fierce competition.
Countdown for the casino in Gournes
In February 2019, the Hellenic Gaming Commission (HGC) announced the major international
tender for a casino operation license at the Integrated Resort Casino (IRC) in Elliniko. Five
years later, in 2024, the HGC is preparing to follow the same model (but avoiding past
mistakes by hiring legal and financial consultants) for a similar development at the so-called
“Mini Elliniko” in Gournes, Heraklion. The 345-acre site has been granted to the real estate
development company Reds, and AKTOR Concessions has already expressed interest in
accelerating the process. Reds will define the operating terms for the casino on its property,
after which interested parties (several already exist) will be invited to submit bids. In the coming
weeks, before the official tender, the HGC will hold an informal consultation with the market,
issuing a teaser (a brief informational memo) to gauge interest in the license.
HELLENiQ ENERGY: Progress visible in renewables
HELLENiQ ENERGY is starting to see tangible results in its renewable energy efforts. In its
financial results for the third quarter and the first nine months of 2024, it was announced that
by the end of the year, the company will have half a gigawatt of installed renewable energy
capacity. Considering that at the end of 2021, the then-named Hellenic Petroleum (ELPE) had
just 27MW, this marks a 20-fold increase in just three years.
Intrum files for Chapter 11 – No impact on Greece
The operations of the Intrum Group and its subsidiaries remain unaffected, as there is sufficient
liquidity to support operations and implement the business plan without any changes to
activities or organization. This assurance comes from Intrum, as the group filed for Chapter 11
bankruptcy protection in U.S. courts last Friday. Sources indicate that lender consent has been
secured, and court approval is expected by the end of the year. Throughout every step of the
capital reinforcement and restructuring process, the Greek regulatory authorities remain
informed, and Intrum’s activities in Greece are unaffected.
2025 Budget on the horizon
The Government’s economic team will submit the 2025 Budget to Parliament the day after
tomorrow. Traditionally, its approval represents the ultimate vote of confidence in the
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Government. On Thursday, the Ministry of Finance and the Independent Authority for Public
Revenue (AADE) will present, for the first time, a detailed timeline for the digitization of tax
processes (e.g., digital dispatch notes, digital client registries, etc.), which have proven to be
instrumental in increasing state revenue and achieving the country’s unprecedented fiscal
surplus. Incidentally, starting today, fines will be imposed on taxis lacking the mandatory sticker
on the rear right window. According to recent reports, 75% of taxi owners have complied,
leaving the remaining 25% at risk of a €1,000 fine.
Data center inauguration in Paiania
Tomorrow, Tuesday, the Prime Minister and the Minister of Development will inaugurate the
data center campus of the French company Data 4 in the industrial zone of Paiania. This data
center campus, with a budget of €300 million, boasts proximity to significant energy resources
and will be built on a 75-acre site. Reports indicate that this data center will serve as the third
hub for feeding and storing Microsoft’s vast data reserves in Greece.
Will the bubble burst in Trump’s hands?
Markets are inflated, public debt has shattered previous records, and many American analysts
now predict that Wall Street’s “stock market bubble” may burst in the hands of the new
President, who lacks the sensitivities and concerns for a “soft landing.” Already, in the bond
markets, the yield on the 30-year U.S. Treasury bond exceeds the Federal Reserve’s interest
rate (4.75%) for the first time since Q4 2022. Despite consecutive rate cuts by the FED, the
30-year bond yield has risen by more than 60 basis points in the last two months. Economic
theory (and statistics) suggest that whenever the yield curve turned positive, a U.S. recession
followed within months. The only way to disprove the theory and statistics (that is, when
long-term yields exceed short-term rates, a recession is imminent) is to achieve the
much-discussed “soft landing.”
Source : Newsroom Σύνδεσμος
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Ο Κ.Μ., ο Σαμαράς, ο Καραμανλής, οι εκλογές (που δεν υπάρχουν) και η επικίνδυνη
στροφή, ο Πόλσον και οι τραπεζίτες, ο Τέλης και το φρένο στο Πόρτο Καρράς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χαίρετε, η αποπομπή Σαμαρά από τον Μητσοτάκη νομίζω ότι λογικά δεν πρέπει να αιφνιδίασε
κανέναν από όλους όσοι παρακολουθούν από κοντά την πολιτική καθημερινότητα

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ
Χαίρετε, η αποπομπή Σαμαρά από τον Μητσοτάκη νομίζω ότι λογικά δεν πρέπει να αιφνιδίασε
κανέναν από όλους όσοι παρακολουθούν από κοντά την πολιτική καθημερινότητα
18.11.2024, 07:09
Ο πρώην πρωθυπουργός είχε μπει εδώ και περίπου ένα χρόνο στο τριπάκι της δημόσιας
γκρίνιας και κριτικής αρχικά, βρήκε και μια καλή αφορμή να αμφισβητήσει αγρίως στη Βουλή
την κυβέρνηση, με τους ατυχείς κυβερνητικούς χειρισμούς στην υπόθεση των gay γάμων, που
μονοπώλησαν την πολιτική ατζέντα έως τις ευρωεκλογές. Και μετά, ο γνωστός σε όλους μας
Σαμαράς έπιασε το κλασικό του αγαπημένο θέμα, τα εθνικά, με τα οποία έκανε καριέρα όλη
του τη ζωή ως ο αυθεντικός πατριώτης και εκπρόσωπος της Καθαρής Δεξιάς, για να φτάσουμε
στις προχθεσινές του δηλώσεις που ουσιαστικά κατηγόρησε την κυβέρνηση και τον ίδιο τον
πρωθυπουργό ως εθνικό μειοδότη.
Τουρκοαλβανοφάγος
-Το κλασικό βιολί του τουρκοφάγου και αλβανοφάγου ο Σαμαράς το έχει ξεκινήσει εδώ και
μερικούς μήνες απέναντι στον «ενδοτικό Μητσοτάκη» και γι’ αυτό θεωρώ ότι αν δεν περίμενε
τη διαγραφή του (το Σάββατο) μάλλον δεν το είχε μετρήσει σωστά. Για την ιστορία να θυμίσω
ότι οι Αλβανοί στην Ελλάδα ήρθαν και μετοίκησαν κατά εκατοντάδες χιλιάδες -και σε καλό μας
βγήκε, όπως αποδείχτηκε εκ των υστέρων- επί θητείας Σαμαρά στο ΥΠΕΞ. Επί των ημερών
του άνοιξαν τα σύνορα της χώρας να μπουν οι Βορειοηπειρώτες και μαζί ήρθαν και κανένα
εκατομμύριο γηγενείς Αλβανοί. Στα ελληνοτουρκικά τώρα, που επίσης ασκεί κριτική ο
Σαμαράς, αυτό που έχει συμβεί από το 2019 που κυβερνά ο Κ.Μ -και όχι τι φοβάται ότι θα
συμβεί από τις συζητήσεις με τους Τούρκους σήμερα- είναι ότι η κυβέρνηση έχει ισχυροποιήσει
εντυπωσιακά σε εξοπλισμούς τη χώρα (μετά από 25 χρόνια απραξίας) κυρίως με τις φρεγάτες
και τα αεροπλάνα. Εχει επίσης άριστες διπλωματικές σχέσεις με τους Αμερικανούς και σε δυο
άγριους «εθνικούς τσαμπουκάδες» που έγιναν το 2020 στον Έβρο με τους μετανάστες από την
Τουρκία και στο ελληνοτουρκικό επεισόδιο με τη φρεγάτα στο Αιγαίο, εμείς βγήκαμε
κερδισμένοι και όχι οι απέναντι. Ηταν ο Δένδιας που «τα είπε στα ίσια» στην Άγκυρα στον
Τσαβούσογλου και όχι η όψιμη παρέα του Σαμαρά, ο Καραμανλής με τον Παυλόπουλο που
κούρνιασε σε μια γωνία του Προεδρικού Μεγάρου στην Αθήνα μπροστά στον Ερντογάν, όταν
αυτός προσπάθησε να μας προσβάλει στα εθνικά. Ασε που ξέχασε ο Σαμαράς ότι οι ηθικοί
αυτουργοί της Novartis ήταν η ίδια παρέα της Ραφήνας, ο Προκόπης με τον Παπαγγελόπουλο.
Γιατί στράβωσε;
-Πολλοί ρωτούν όμως γιατί στράβωσε έτσι η σχέση Σαμαρά-Μητσοτάκη, αφού έως το 2019 ο
πρώην πρωθυπουργός ήταν κάτι σαν σύμβολο της αντισυριζαϊκής εκστρατείας και αντίστασης
για την παράταξη της ΝΔ. Ο ίδιος ο Σαμαράς υποστηρίζει ότι στην αναζήτηση ενεργού ρόλου
στη νέα εποχή της γαλάζιας διακυβέρνησης, του προτάθηκε να γίνει Επίτροπος της χώρας
στην ΕΕ κάτι το οποίο τελικώς δεν έγινε γιατί ο Μητσοτάκης «προφασίστηκε», κατά τα
λεγόμενα Σαμαρά, ότι διαφώνησε η φον Ντερ Λάιεν γιατί δεν ήθελε έναν πρώην πρωθυπουργό
για τη θέση. Μετά ήρθαν τα μαύρα σύννεφα στη σχέση τους όταν «ο Μητσοτάκης δεν έβαλε
φυλακή τους πρωταίτιους της σκευωρίας Novartis». Και στα δυο ο Κ.Μ έχει ανταπαντήσεις, αν
δεν κάνω λάθος λέει κάτι σαν «ούτε τη φον Ντερ Λάιεν ελέγχω, ούτε τη Δικαιοσύνη
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χειραγωγώ», αλλά τέλος πάντων ο καθένας πιστεύει ό,τι θέλει. Βεβαίως αυτά τα δυο αγκάθια
στη σχέση τους, κατά Σαμαρά πάντα, δεν εμπόδισαν τον πρώην πρωθυπουργό για μεγάλο
χρονικό διάστημα μεταξύ 2019 και 2022 να διατηρεί επαφές και ισορροπίες με την κυβέρνηση
και δια του διευθυντή του πρωθυπουργικού γραφείου Γρηγόρη Δημητριάδη να παίζει τον ρόλο
του στα πολιτικά δρώμενα. Σήκωνε το τηλέφωνο και διευθετούσε υποθέσεις του, ρουσφετάκια
και βολέματα ανθρώπων του, η αλήθεια είναι αθώα πράγματα και καθημερινά για έναν πολιτικό
που ενδιαφέρεται να διατηρεί ρόλο και «όγκο» όπως ο Σαμαράς. Αργότερα τον ίδιο ρόλο
έπαιξε ο Παπασταύρου που υπήρξε και στενός συνεργάτης του, κάπως βολεύτηκε η σχέση
αλλά μετά από την απομάκρυνσή του από το Μ.Μ η σχέση με τον Αντώνη και την κυβέρνηση
έσπασε τελείως και άρχισαν τα παρατράγουδα.
Τι θέλει;
-Το ερώτημα που εύλογα απασχολεί την πιάτσα είναι τι θέλει τώρα ο Σαμαράς από τη ζωή του
και εν γένει από τη ζωή μας, μιας και μας ενδιαφέρει η πολιτική σταθερότητα. Ακουσα τα περί
δημιουργίας κόμματος αλλά δεν θεωρώ ότι είναι ούτε εύκολο, ούτε καν εφικτό να γίνουν,
άλλωστε ο Σαμαράς είναι ένας πολύ έμπειρος πολιτικός για να σκεφτεί ότι μπορεί να
ξαναφτιάξει μια Πολιτική Άνοιξη εκ νέου. Ομως ζημιά μπορεί να κάνει στη ΝΔ και θέλει να κάνει
δίχως αμφιβολία και αν και δεν πιστεύω ότι είναι σήμερα ικανός να τραβήξει 3-4 βουλευτές και
να τρίξει ή να ρίξει κυβέρνηση, αλλά ότι από εδώ και στο εξής θα το πάρει ως εργολαβία το
θεωρώ δεδομένο. Ο Σαμαράς διατηρεί άριστες σχέσεις σχεδόν με το σύνολο των ολιγαρχών
στην Ελλάδα, σε όλα τα επίπεδα, ακόμα και σε εκείνους που εξαρτώνται πλήρως λόγω
δουλειάς από την κυβέρνηση σε παλαιούς επιχειρηματίες, αλλά και σε πιο νέους διάττοντες
αστέρες. Είχε παλαιότερα έχθρες με δυο από τους βασικούς μηντιακούς μεγαλοπαράγοντες,
αλλά στην περίπτωσή μας σήμερα ισχύει το κλασικό «ο εχθρός του εχθρού μου είναι φίλος
μου» και ήδη φαίνεται από τη στάση τους που τον έχουν υιοθετήσει μαζί με όλους τους άλλους
πολιτικούς εχθρούς του Μητσοτάκη. Αλλωστε και στην πτώση της κυβέρνησης Κωνσταντίνου
Μητσοτάκη οι χορηγοί δεν ήταν κολλητοί του Αντώνη αλλά συνεργάστηκε μαζί τους μια χαρά, η
αλήθεια είναι κατ’ αποκοπήν, one – off που λένε. Τι θα καταφέρει δεν νομίζω ότι το ξέρει ούτε ο
ίδιος, αλλά πάντως δεν είναι διόλου «αμελητέο μέγεθος» στο πολιτικό σκηνικό, έχει συμπάθειες
στην ευρύτερη Δεξιά και φυσικά είναι μάλλον ο πιο αποφασισμένος να κάνει το κακό στη
σημερινή κυβέρνηση και ειδικά στον Κ.Μ, κάτι που ποτέ δεν πρέπει να αγνοείς για τον
αντίπαλό σου. Γενικώς.
Καραμανλής;
-Αναπόφευκτα όταν μετράς το ρίσκο αποδυνάμωσης της κυβέρνησης (και εν τέλει πτώσης της)
θα πρέπει πλέον μετά τη ρήξη Σαμαρά να συνεκτιμήσεις και τον Καραμανλή ο οποίος έχει βγει
κι αυτός στην ίδια πίστα εδώ και καιρό αλλά πιο προσεκτικά, θα έλεγα πιο πονηρά. Μια πρώτη
γεύση θα πάρουμε σε μια εκδήλωση παρουσίασης βιβλίου την Παρασκευή, αλλά μάλλον
φαίνεται νωρίς ακόμα για κάτι ανάλογο με εκείνο που έκανε ο Σαμαράς. Πάντως και εκείνος
είναι απέναντι και δεν βλέπω κανέναν λόγο να σταματήσει την κριτική και το ροκάνισμα, εκτός
αν ξαφνικά ακούσει από τον Κ.Μ ότι θα τον κάνει ΠτΔ, ενδεχόμενο μάλλον απίθανο, το οποίο
θα διώξει όλο το Κέντρο από τη σημερινή ΝΔ.
Και για τη κυβέρνηση;
-Η εξέλιξη λοιπόν αυτή του Σαββατοκύριακου σαφώς και δεν ευνοεί την κυβέρνηση και όποιος
πανηγυρίζει εκ των έσω και ειδικά από το περιβάλλον του πρωθυπουργού απλώς δεν
καταλαβαίνει ή χαϊδεύει τα αυτιά του αφεντικού του. Η κίνηση του Σαμαρά να οδηγήσει τον Κ.Μ
να τον διώξει έρχεται σε μια περίοδο που η κυβέρνηση επιδεικνύει μια κόπωση κυρίως λόγω
δεύτερης θητείας και έλλειψης αντιπάλου που να την τσιτώνει και να την κρατάει σε εγρήγορση.
Αν και τα ποσοστά του ΠΑΣΟΚ πια είναι καλά, είναι κοντά ή πάνω από 20% σύμφωνα με τις
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δημοσκοπήσεις. Ταυτοχρόνως, πληθαίνουν στα μίντια και οι διαρροές εκ των έσω και μάλιστα
ορισμένες εκπορεύονται από το «κέντρο διοίκησης» οι οποίες μόνο διαλυτικά δρουν στη
συνοχή της κυβέρνησης, γι’ αυτό και θέλει προσοχή -ή μάλλον μάζεμα- από τον ίδιο τον
Μητσοτάκη προτού το θέμα λάβει μεγαλύτερες διαστάσεις. Το έχουμε ξαναδεί το έργο, ειδικά
σε δεύτερες θητείες, πασπαλισμένο με κανένα σκάνδαλο το οποίο μπορεί και «να το
παράξουμε και μόνοι μας από μέσα» με αποτέλεσμα το ξήλωμα του πουλόβερ να επιταχυνθεί.
Ισως θέλει ένα reboot ο κυβερνητικός υπολογιστής για να πάμε παρακάτω και να μη χαθεί μια
καλή ευκαιρία για τη χώρα. Πάντως για να το κλείσουμε, τα περί προσφυγής στις κάλπες δεν
παίζουν με τίποτα στο μυαλό του Μητσοτάκη και όσοι τα στριφογυρνάνε μάλλον δεν το κάνουν
για καλό.
Πρωθυπουργός, Διοικητής και τραπεζίτες
-Περνάμε στα νέα της αγοράς, ξεκινώντας από μια ιδιαίτερη εκδήλωση με αντικείμενο τις
ελληνικές τράπεζες που διοργανώνει το Bloomberg σήμερα το μεσημέρι στη “Μεγάλη
Βρεταννία”. Η εκδήλωση ξεκινά με τον Πρωθυπουργό Κ. Μητσοτάκη να απαντά σε ερωτήσεις
σε ένα Q&A session, ακολουθεί ένα panel με θέμα τη νέα εποχή του τραπεζικού συστήματος
στο οποίο συμμετέχουν οι τέσσερις CEO των συστημικών τραπεζών και ολοκληρώνεται με ένα
ακόμη Q&A session με τον Διοικητή της Ελλάδος Γ. Στουρνάρα. Συντονιστής της εκδήλωσης
είναι η δημοσιογράφος της τηλεόρασης του Bloomberg, Francine Lacqua.
Ομιλία Πόλσον
-Στις 9 Δεκεμβρίου, στην εκδήλωση της Capital Link για το ελληνικό χρηματιστήριο στη Νέα
Υόρκη, θα μιλήσει ο μεγαλομέτοχος της Πειραιώς (και ενδεχομένως επόμενος υπουργός
Οικονομικών των ΗΠΑ) Τζον Πόλσον. Είναι η πρώτη δημόσια τοποθέτηση του διάσημου
μεγαλοεπενδυτή μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση της Πειραιώς (που ζητούσε με μεγάλη ζέση)
και την ολοκλήρωση της αποεπένδυσης του Δημοσίου από τις τράπεζες και οπωσδήποτε έχει
ενδιαφέρον όχι μόνον τι, αλλά και πώς θα τα πει. Εκτός της ομιλίας του, ο Πόλσον θα
βραβεύσει και τον Διοικητή της ΤτΕ Γ. Στουρνάρα που είχε κεντρικό ρόλο στη θεραπεία των
προβλημάτων που κληροδότησε η κρίση στις τράπεζες.
Στρατηγική συνεργασία της Alpha Finance με την Kepler Cheuvreux
-Τη σύναψη στρατηγικής συνεργασίας με την Kepler Cheuvreux, τη μεγαλύτερη ευρωπαϊκή
ανεξάρτητη εταιρεία παροχής χρηματοοικονομικών υπηρεσιών βάσει μεγέθους, συναλλαγών
και κάλυψης μετοχών, αναμένεται να ανακοινώσει άμεσα η Alpha Finance, η οποία αποτελεί
τον χρηματιστηριακό βραχίονα του Ομίλου Alpha Bank. Η συνεργασία, όπως μαθαίνω, είναι
ακόμα ένας καρπός της πολυεπίπεδης συμφωνίας Alpha Bank – UniCredit, επιβεβαιώνοντας
την επισήμανση της διοίκησης της ελληνικής τράπεζας κατά την πρόσφατη παρουσίαση των
οικονομικών αποτελεσμάτων 9μήνου ότι «η συμμαχία με την UniCredit εντάσσει την Alpha
Bank σε ένα ευρύτερο ευρωπαϊκό οικοσύστημα χρηματοοικονομικών υπηρεσιών». Η
συνεργασία Alpha Finance – Kepler Cheuvreux αναμένεται να αποφέρει σημαντικά οφέλη όχι
μόνο στις δύο εταιρείες, αλλά και στο ελληνικό Χρηματιστήριο και τις ελληνικές εισηγμένες
εταιρείες. Ειδικότερα, μέσω της πλατφόρμας της Kepler Cheuvreux, η οποία απασχολεί 600
εξειδικευμένα στελέχη σε 14 χρηματοοικονομικά κέντρα και έχει πρόσβαση σε περίπου 1.300
θεσμικούς επενδυτές, αναμένεται να βελτιωθεί σημαντικά η προσβασιμότητα σε ξένα
επενδυτικά χαρτοφυλάκια για τις ελληνικές μετοχές. Η πλατφόρμα παρέχει υπηρεσίες
Corporate Access (roadshows, conferences, 1-1 συναντήσεις) οι οποίες, σε συνδυασμό με τη
χρηματοοικονομική ανάλυση της Alpha Finance, θα δώσουν τη δυνατότητα σε μια μεγάλη
γκάμα ξένων επενδυτών να γνωρίσουν και να επενδύσουν σε ελληνικές εταιρείες. Επιπλέον, οι
Έλληνες θεσμικοί πελάτες της Alpha Finance θα αποκτήσουν πρόσβαση στις υπηρεσίες της
Kepler Cheuvreux που περιλαμβάνουν κάλυψη μέσω χρηματοοικονομικών αναλύσεων του
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90% της μετοχικής αγοράς της ηπειρωτικής Ευρώπης, καθώς επίσης και τη δυνατότητα
διενέργειας συναλλαγών μέσω της πλατφόρμας της Kepler Cheuvreux από την οποία
διαπραγματεύονται μετοχές αξίας άνω των €1,5 δισ. σε ημερήσια βάση.
Τα επόμενα βήματα Μυστακίδη για την Aegean Baltic Bank
-O Έλληνας δισεκατομμυριούχος Τέλης Μυστακίδης πέρασε με επιτυχία όλες τις διαδικασίες
αξιολόγησης στη Φρανκφούρτη και πήρε το πολυπόθητο «fit & proper» από την Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα. Αυτό σημαίνει ότι η ολοκλήρωση της εξαγοράς του πλειοψηφικού πακέτου
της Aegean Baltic Bank (ABBank) είναι πλέον θέμα εβδομάδων και οι πληροφορίες αναφέρουν
ότι η διαδικασία θα ολοκληρωθεί το αργότερο μέχρι τις αρχές του χρόνου. Προς το παρόν, από
την πλευρά του μεγαλοεπενδυτή, εκφράζεται απόλυτη εμπιστοσύνη στην υφιστάμενη διοίκηση
της τράπεζας και δεν αναμένονται αλλαγές. Άλλωστε τα μεγέθη της AB Bank (ενεργητικό 1,2
δισ. ευρώ και καθαρά κέρδη 21,4 εκατ. στο 9μηνο) επιτρέπουν μια αισιόδοξη προσέγγιση. Το
μυστικό της ABBank είναι ότι λειτουργεί ως εξειδικευμένη στη ναυτιλία τράπεζα και σήμερα
είναι ένας από τους μεγαλύτερους διαχειριστές κοινοπρακτικών ναυτιλιακών δανείων στην
Ελλάδα. Εν αναμονή της μεγάλης μετοχικής αλλαγής με την είσοδο του Τέλη Μυστακίδη, η
Scope Ratings ξεκίνησε την κάλυψη της Aegean Baltic Bank, βαθμολόγησε την πιστοληπτική
της αξιολόγηση με ΒΒ και σταθερές προοπτικές, ενώ και η S&P Global επιβεβαίωσε πρόσφατα
την πιστοληπτική αξιολόγηση Β+ και τις θετικές προοπτικές. Ο Α. Μυστακίδης λέγεται πως σε
πρώτη φάση σχεδιάζει να διευρύνει το εύρος των εργασιών της ΑΒΒank επεκτεινόμενος και σε
άλλες δραστηριότητες, χωρίς όμως η τράπεζα να απολέσει τον εξειδικευμένο χαρακτήρα της.
Στην τελική ευθεία η Masdar για ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή
-Φτάσαμε αισίως στα μέσα Νοεμβρίου και μέχρι το τέλος του μήνα (το πιθανότερο) ή το
αργότερο τις πρώτες ημέρες του Δεκεμβρίου θα πραγματοποιηθεί η συναλλαγή για το 67% της
ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή το οποίο θα περάσει στη Masdar. Αλλωστε έχει δοθεί και το τελευταίο
ρυθμιστικό ΟΚ από τις πολωνικές αρχές (ήταν απαραίτητη καθώς η ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή
διαθέτει δραστηριότητα στη χώρα). Στη συνέχεια οι Άραβες θα πρέπει να ξεκινήσουν τις
διαδικασίες της δημόσιας προσφοράς για να αποκτήσουν τις υπόλοιπες μετοχές που
αντιστοιχούν στο 33% του μετοχικού κεφαλαίου ώστε να ολοκληρωθεί το μεγαλύτερο
«πράσινο» deal που έχει πραγματοποιηθεί στην Ελλάδα, ύψους 3,2 δισ. ευρώ. Εφόσον δεν
υπάρξει απρόοπτη καθυστέρηση στην έγκριση του ενημερωτικού δελτίου, η δημόσια πρόταση
μπορεί να “τρέξει” μέσα στον Δεκέμβριο. Με την ευκαιρία σημειώστε πως ο Abdulaziz Alobaidli,
Chief Operating Officer της Masdar, μιλώντας στο πλαίσιο εκδηλώσεων του ελληνικού
περιπτέρου, στην COP29 στο Μπακού, χαρακτήρισε στρατηγική την εξαγορά της ΤΕΡΝΑ
Ενεργειακή, καθώς αποτυπώνει τη δέσμευση της Masdar στην ελληνική αγορά και την
ευρύτερη αγορά της ΝA Ευρώπης.
Κόκκινη κάρτα στη μαρίνα του Πόρτο Καρράς
-Απορριπτική ήταν η απόφαση από το υπουργείο Τουρισμού για την αίτηση ενίσχυσης του
επενδυτικού σχεδίου της Πόρτο Καρράς Μαρίνα Α.Ε., που συνδέεται ως γνωστόν με τον όμιλο
Σαββίδη και το ιστορικό συγκρότημα της Χαλκιδικής. Η αίτηση υποβλήθηκε στο πλαίσιο των
έργων του Ταμείου Ανάκαμψης για την αναβάθμιση των τουριστικών λιμένων ανά την Ελλάδα,
με την απόφαση την οποία υπογράφει η υπουργός Ολγα Κεφαλογιάννη να είναι απορριπτική
δεδομένου ότι, μεταξύ άλλων, ο φορέας της επένδυσης δεν προσκόμισε τα συμπληρωματικά
δικαιολογητικά που ζητήθηκαν από το υπουργείο βάσει του ελέγχου πληρότητας. Επιπλέον
δεν πληρείται ο όρος για το εάν ο φορέας της επένδυσης αποτελεί προβληματική επιχείρηση,
αφού ο δυνητικός δικαιούχος προσκόμισε, μεταξύ άλλων, μη ελεγμένες ενοποιημένες
οικονομικές καταστάσεις της απώτατης μητρικής εταιρείας BELTERRA HOLDINGS LTD για τα
έτη 2020 και 2021 άλλα όχι για το 2022, το οποίο αποτελεί και το βασικό έτος εξέτασης της
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προβληματικότητας βάσει δεικτών.
Η Louis Vuitton σώζει (;) τον Δοντά
-Η ελληνική κλωστοϋφαντουργία δεν περνά την καλύτερη περίοδο της ιστορίας της. Ενεργειακή
ακρίβεια, ανομβρία, γεωπολιτική αστάθεια και κυρίως το dumbing από τις γειτονικές χώρες
έχουν δημιουργήσει ένα σκηνικό ασφυξίας. Αυτήν ακριβώς την κατάσταση προσπαθεί να
αντιμετωπίσει και η Επίλεκτος του Ευρυπίδη Δοντά. Χρηματιστηριακά, η μετοχή έχει τεθεί εδώ
και μια βδομάδα σε «Καθεστώς Αναστολής Διαπραγμάτευσης» μετά τις παρατηρήσεις του
ορκωτού λογιστή για «… γεγονότα ή συνθήκες που δημιουργούν σοβαρές αμφιβολίες σχετικά
με τη δυνατότητα συνέχισης της δραστηριότητας του ομίλου…». Οι ορκωτοί λογιστές
προειδοποιούν το επενδυτικό κοινό χωρίς περιστροφές για τη «…συρρίκνωση των
δραστηριοτήτων, τις αρνητικές λειτουργικές ταμειακές ροές, τα αρνητικά κεφάλαια, αλλά και το
γεγονός ότι «οι συνεργαζόμενες πιστώτριες τράπεζες έχουν καταγγείλει το σύνολο των
δανειακών υποχρεώσεων της εταιρείας». Οι ληξιπρόθεσμες τραπεζικές υποχρεώσεις έχουν
ήδη ξεπεράσει τα 6,82 εκατ. ευρώ (όσο δηλαδή ήταν η κεφαλαιοποίηση της εταιρείας), οι
ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις προς προμηθευτές και πιστωτές έφτασαν τα 3,6 εκατ. ευρώ ενώ
υπήρχαν και ανεξόφλητες υποχρεώσεις προς εργαζομένους ύψους €275.000, οι οποίες
αφορούσαν σε μισθοδοσία προσωπικού της μητρικής εταιρείας από Απρίλιο 2024 μέχρι Ιούνιο
2024. Ξαφνικά μέσα στην καταχνιά, εμφανίστηκε ένας άγγελος επί της γης. Πληροφορίες
αναφέρουν ότι η διοίκηση συζητά με τη Louis Vuitton που αναζητά «πρώτη ύλη» από τον
Ευριπίδη Δοντά. Η αλήθεια είναι ότι τα μεγάλα ευρωπαϊκά ονόματα του κλάδου ένδυσης και
μόδας αναζητούν το premium ελληνικό βαμβάκι, σε μια εποχή που όλοι εγκαταλείπουν την
Κίνα, τα κόστη μεταφοράς είναι ιδιαιτέρως αυξημένα και η εφοδιαστική αλυσίδα δεν λειτουργεί.
Αν καταφέρει ο Έλληνας επιχειρηματίας να κλείσει τη συμφωνία με την LVMH Moët Hennessy
Louis Vuitton, ίσως η εταιρεία ξεφύγει από τον βάλτο και καταφέρει να ανταποκριθεί στις
υποχρεώσεις της. Προς το παρόν η μετοχή παραμένει κλειδωμένη, οι εργαζόμενοι ψάχνουν τα
λεφτά τους και οι επενδυτές ψάχνουν για σωσίβιο. Με την ευκαιρία να θυμίσω ότι τη δεκαετία
του ‘90, ο ιδρυτής της Επίλεκτος παρήγαγε ύφασμα ειδικών προδιαγραφών για την BMW, με
το οποίο η γερμανική αυτοκινητοβιομηχανία έντυνε τα καθίσματα σε κάποια μοντέλα της.
Η ΔΕΗ τρέχει για τις οπτικές ίνες (έφτασε σε 500.000)
-Χαμηλούς τόνους κρατά η διοίκηση της ΔΕΗ για τα σχέδιά της στον τηλεπικοινωνιακό τομέα.
Περιγράφοντας το στρατηγικό σχέδιο της ΔΕΗ για την επόμενη διετία 2025-2027, ο πρόεδρος
και διευθύνων σύμβουλος του ομίλου Γιώργος Στάσσης μίλησε για την αξιοποίηση των
συνεργειών με το δίκτυο του «Κωτσόβολου» που έχει εξαγοράσει η ΔΕΗ, αναφέρθηκε στην
επέκταση του δικτύου, αλλά απέφυγε κάθε αναφορά σε στρατηγικές κινήσεις και πρόβλεψη
εσόδων από τη συγκεκριμένη δραστηριότητα. Η σιωπή μπορεί να κρύβει και εκπλήξεις που δεν
θέλει, επί του παρόντος, να αποκαλύψει η διοίκηση της ΔΕΗ καθώς το πλάνο της επιχείρησης
για τις τηλεπικοινωνίες προχωρεί ταχύτατα. Για την ακρίβεια η ανάπτυξη του δικτύου
fiber-to-the-home τρέχει με γρήγορους ρυθμούς και ήδη φτάνει σε 500.000 σπίτια και
επιχειρήσεις. Η διοίκηση της ΔΕΗ σχεδιάζει, στο τέλος του 2025, η θυγατρική της ΔΕΗ
FiberGrid να έχει αναπτύξει δίκτυο FTTH σε 1,7 εκατ. νοικοκυριά. Εφόσον διατηρηθούν οι
σημερινοί ρυθμοί, δεν αποκλείεται να ξεπεράσει και αυτό το νούμερο. Εξίσου σημαντικό είναι
πως η ΔΕΗ δαπανά για το δίκτυο λιγότερα κεφάλαια ανά χιλιόμετρο, από ό,τι αρχικά είχε
υπολογίσει. Συνολικά, ο στόχος της ΔΕΗ είναι να προσφέρει κάλυψη με οπτική ίνα μέχρι το
σπίτι σε 3 εκατ. νοικοκυριά και επιχειρήσεις σε όλη τη χώρα εντός της επόμενης πενταετίας.
Παράλληλα προετοιμάζεται για την είσοδό της και στη λιανική αγορά τηλεπικοινωνιών καθώς
θα λανσάρει εμπορικό προϊόν για οπτική ίνα στο αμέσως προσεχές διάστημα και σε ιδιαίτερα
ανταγωνιστικές τιμές. Μετά τις πρώτες… αναγνωριστικές κινήσεις η εμπορική αξιοποίηση του
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δικτύου οπτικών ινών αναμένεται περί τα μέσα του 2025 με στόχο η ΔΕΗ να κινηθεί επιθετικά
και να κερδίσει μερίδια αγοράς σε ένα κομμάτι της αγοράς που όλοι οι τηλεπικοινωνιακοί
πάροχοι προετοιμάζονται για μεγάλες κόντρες.
Αντίστροφη μέτρηση για το καζίνο στις Γούρνες
-Ήταν Φεβρουάριος 2019 όταν η Επιτροπή Εποπτείας και Ελέγχου Παιγνίων (ΕΕΕΠ)
προκήρυξε τον μεγάλο διεθνή διαγωνισμό για την παραχώρηση άδειας λειτουργίας
επιχείρησης καζίνο (ΕΚΑΖ) στο ολοκληρωμένο τουριστικό συγκρότημα με καζίνο (IRC) του
Ελληνικό. Πέντε χρόνια αργότερα, μέσα στο 2024, η ΕΕΕΠ ετοιμάζεται να ακολουθήσει
ακριβώς το ίδιο μοντέλο (χωρίς όμως τα λάθη του παρελθόντος και γι’ αυτό θα προσληφθεί
νομικός και οικονομικός σύμβουλος) για την αντίστοιχη ανάπτυξη στο περίφημο «Μικρό
Ελληνικό» στις Γούρνες του Ηρακλείου. Η έκταση των 345 στρεμμάτων έχει παραχωρηθεί στην
εταιρεία ανάπτυξης ακινήτων Reds και ήδη η ΑΚΤΩΡ Παραχωρήσεις δείχνει ενδιαφέρον για
την επιτάχυνση των διαδικασιών. Η Reds θα γνωστοποιήσει τους όρους λειτουργίας του καζίνο
στην έκτασή της και στη συνέχεια θα κληθούν οι ενδιαφερόμενοι (που ήδη υπάρχουν αρκετοί)
να υποβάλουν προσφορές. Στις επόμενες εβδομάδες, πριν από τον επίσημο διαγωνισμό, θα
υπάρξει μια άτυπη διαβούλευση της ΕΕΕΠ με την αγορά με την κυκλοφορία του teaser
(συνοπτικού πληροφοριακού δελτίου), προκειμένου να εξεταστεί το ενδιαφέρον που υπάρχει
για τη συγκεκριμένη άδεια.
HELLENiQ ENERGY: Αρχισε να φαίνεται η δουλειά στις ΑΠΕ
-Στη HELLENiQ ENERGY έχει αρχίσει να φαίνεται η δουλειά που κάνουν στον τομέα των ΑΠΕ.
Με τα οικονομικά αποτελέσματα 3ου τριμήνου και 9μήνου 2024 ανακοινώθηκε ότι μέχρι το
τέλος του 2024 θα έχουν μισό GW σε εγκατεστημένη ισχύ από ΑΠΕ. Αν λάβετε υπόψη ότι στο
τέλος του 2021 η τότε ΕΛΠΕ είχε μόλις 27MW, μιλάμε για 20Χ πάνω, μέσα σε 3 χρόνια.
Κατέθεσε η Intrum την αίτηση για το Chapter 11 – Kαμία επίπτωση στην Ελλάδα
-Δεν επηρεάζονται η λειτουργία του Ομίλου της Intrum και των θυγατρικών του, καθώς υπάρχει
η αναγκαία ρευστότητα για να υποστηριχθεί η λειτουργία του και η εκτέλεση του business plan,
χωρίς καμία αλλαγή στη δραστηριότητα και την οργάνωση. Τη διαβεβαίωση αυτή δίνουν από
την πλευρά της Intrum καθώς την Παρασκευή που πέρασε ο όμιλος κατέθεσε στα αμερικανικά
δικαστήρια αίτηση για τη διαδικασία του Chapter 11 (προστασία από τους πιστωτές) του
πτωχευτικού νόμου στις ΗΠΑ. Οι ίδιες πηγές αναφέρουν πως έχει εξασφαλιστεί η συναίνεση
που απαιτείται από τους δανειστές του ομίλου και η έγκριση από το δικαστήριο αναμένεται ως
τα τέλη του έτους. Για κάθε βήμα της διαδικασίας κεφαλαιακής ενίσχυσης και αναδιάρθρωσης
του Ομίλου της Intrum παραμένουν ενήμερες οι ελληνικές εποπτικές αρχές και δεν επηρεάζεται
η δραστηριότητά της Intrum στην Ελλάδα.
Έρχεται ο Προϋπολογισμός 2025
-Μεθαύριο, το οικονομικό επιτελείο της Κυβέρνησης θα καταθέσει τον Προϋπολογισμό του
2025 στη Βουλή, η ψήφιση του οποίου αποτελεί παραδοσιακά την ύψιστη διαδικασία παροχής
ψήφου εμπιστοσύνης στην Κυβέρνηση. Την Πέμπτη, το υπουργείο Οικονομικών μαζί με την
ΑΑΔΕ θα παρουσιάσουν για πρώτη φορά το νέο αναλυτικό χρονοδιάγραμμα ψηφιοποίησης
φορολογικών διαδικασιών (π.χ. το ψηφιακό δελτίο αποστολής, το ψηφιακό πελατολόγιο κ.λπ.)
οι οποίες -αποδεδειγμένα πια- συνεισφέρουν καθοριστικά στην αύξηση των εσόδων του
Κράτους και στο θηριώδες και πρωτοφανές ταμειακό πλεόνασμα της χώρας. Παρεμπιπτόντως,
από σήμερα πέφτουν και τα πρώτα πρόστιμα στα ταξί που δεν έχουν το περιβόητο
αυτοκόλλητο στο δεξί πίσω παράθυρο. Σύμφωνα με τις τελευταίες πληροφορίες το 75% των
ιδιοκτητών ταξί έχουν συμμορφωθεί, αλλά απομένει το υπόλοιπο ¼ των ταξί που κυκλοφορούν
χωρίς αυτό και από σήμερα κινδυνεύουν με το πρόστιμο των 1.000 ευρώ.
Εγκαίνια data center στην Παιανία
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-Αυριο, Τρίτη, ο Πρωθυπουργός και ο υπουργός Ανάπτυξης θα εγκαινιάσουν το data center
campus της γαλλικής εταιρείας Data 4 στη βιομηχανική ζώνη της Παιανίας. To συγκεκριμένο
data center campus έχει προϋπολογισμό 300 εκατ. ευρώ, έχει εξασφαλίσει εγγύτητα με
σημαντικούς ενεργειακούς πόρους και θα κατασκευαστεί σε οικόπεδο 75 στρεμμάτων.
Πληροφορίες αναφέρουν ότι το συγκεκριμένο Data Center θα λειτουργήσει ως ο 3ος χώρος
τροφοδότησης και αποθήκευσης των υπέρογκων δεδομένων της Microsoft στην Ελλάδα.
Θα σκάσει η φούσκα στα χέρια του Τραμπ;
-Οι αγορές έχουν φουσκώσει, το Δημόσιο Χρέος έχει σπάσει κάθε προηγούμενο ρεκόρ και δεν
είναι λίγοι οι Αμερικανοί αναλυτές που προβλέπουν τώρα ότι η «χρηματιστηριακή φούσκα» της
Wall Street θα σκάσει στα χέρια του νέου Προέδρου, που δεν έχει τις ευαισθησίες και τις
αγωνίες για μια «ομαλή προσγείωση». Ήδη στις αγορές ομολόγων η απόδοση του 30ετούς
αμερικανικού κρατικού ομολόγου είναι μεγαλύτερη από το επιτόκιο της Κεντρικής Τράπεζας
(4,75%) κι αυτό συμβαίνει για πρώτη φορά από το 4ο τρίμηνο του 2022. Παρά τις διαδοχικές
μειώσεις επιτοκίων της FED, η απόδοση του 30ετούς κρατικού ομολόγου έχει αυξηθεί πάνω
από 60 μονάδες βάσης τους τελευταίους 2 μήνες. Η οικονομική θεωρία (και στατιστική) λένε ότι
κάθε φορά που η καμπύλη αποδόσεων γινόταν θετική, μια ύφεση στις ΗΠΑ συνέβαινε μέσα σε
λίγους μήνες. Ο μοναδικός τρόπος να διαψευστεί η θεωρία και η στατιστική (δηλαδή, όταν οι
μακροπρόθεσμες αποδόσεις είναι μεγαλύτερες των βραχυπρόθεσμων επιτοκίων, έρχεται
ύφεση), είναι να επιτευχθεί η περιβόητη «ομαλή προσγείωση» (soft landing).
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K.M., Samaras, Karamanlis, the elections (that don’t exist) and the dangerous turn,
Paulson and the bankers, Telis and the brakes at Porto Carras
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Louis Vuitton to the rescue, new casino and will the bubble burst in Trump’s hands?
Greetings. The expulsion of Samaras by Mitsotakis, I think, shouldn’t have surprised anyone
closely following the daily political scene. The former prime minister had spent the past year
dabbling in public grumbling and criticism. Initially, he found a good excuse to fiercely oppose
the government in Parliament over its indeed unfortunate handling of the gay marriage issue,
which monopolized the political agenda until the European elections. Then, the Samaras we all
know picked up his classic favorite topic: national issues. Throughout his career, he had built
an image as the authentic patriot and representative of the “Pure Right.” This all culminated in
his recent statements, where he essentially accused the government and the prime minister
himself of being national traitors.
Turk and Albanian Slayer
Samaras has been playing his classic tune as the “Turk-slayer” and “Albanian-slayer” for a few
months now, targeting the “submissive Mitsotakis.” This is why I believe that if he didn’t expect
his expulsion (on Saturday), he probably miscalculated the situation. For the record, let’s
remember that it was during Samaras’s tenure as Minister of Foreign Affairs that hundreds of
thousands of Albanians migrated to Greece—something that turned out to be for the best, as
hindsight has shown. During his term, the country’s borders were opened to allow Northern
Epirotes to enter, along with roughly a million native Albanians. As for Greek-Turkish relations,
another area where Samaras has been critical, what’s actually happened since 2019 under
Mitsotakis’s leadership—rather than the fears Samaras claims to have about today’s
discussions with the Turks—is that the government has impressively bolstered the country’s
defense after 25 years of stagnation, especially through frigates and aircraft. It has also
established excellent diplomatic relations with the Americans. In two tense national standoffs in
2020—the migrant crisis at the Evros border and the Greek-Turkish naval incident involving a
frigate in the Aegean—we came out ahead, not the other side. It was Dendias who “told it like it
is” to Çavuşoğlu in Ankara, not Samaras’s recent allies, Karamanlis and Pavlopoulos, who
cowered in a corner of the Presidential Mansion in Athens when Erdoğan tried to humiliate us
on national issues. And let’s not forget that the moral instigators of the Novartis scandal were
Samaras’s own buddies from Rafina—Prokopis and Papangelopoulos.
Why the Rift?
Many are asking why the relationship between Samaras and Mitsotakis soured so badly,
especially since, until 2019, the former prime minister was almost a symbol of the anti-SYRIZA
campaign and resistance for the New Democracy party. Samaras himself claims that, when he
sought an active role in the new era of the ND’s governance, he was offered the position of the
country’s Commissioner to the EU. However, this didn’t happen because Mitsotakis, according
to Samaras, “used the excuse” that von der Leyen didn’t want a former prime minister for the
position. Then came dark clouds in their relationship when “Mitsotakis didn’t imprison the
masterminds behind the Novartis conspiracy.” Mitsotakis, if I’m not mistaken, has responses to
both accusations. He essentially says something like, “I don’t control von der Leyen, nor do I
manipulate the judiciary.” In any case, everyone believes what they want to believe. These two
points of contention, according to Samaras, didn’t prevent the former prime minister from
maintaining contact and a degree of balance with the government between 2019 and 2022.
Through the prime minister’s office director, Grigoris Dimitriadis, Samaras managed to play a
role in political affairs. He would pick up the phone and arrange issues, little favors, and
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placements for his people. These were innocent, everyday matters for a politician like
Samaras, who wants to keep a role and “weight” in the scene. Later, Papastavrou, a close
associate of his, played a similar role. This arrangement worked for a while, but after
Papastavrou’s removal from Mitsotakis’s circle, the relationship between Samaras and the
government completely broke down, and the “drama” began.
What Does He Want?
The obvious question in political circles is, what does Samaras want now—for himself and, by
extension, for our lives—since political stability is a public concern? I’ve heard rumors about
him creating a new party, but I don’t think this is easy or even feasible. After all, Samaras is too
experienced a politician to believe he can recreate something like Political Spring from scratch.
However, there’s no doubt he can and wants to harm ND. While I don’t believe he can pull 3–4
MPs to destabilize or bring down the government, I do think it’s a given that he’ll take this on as
a personal mission moving forward. Samaras maintains excellent relations with almost all
major oligarchs in Greece, at every level—even those whose businesses are heavily
dependent on the government, as well as with newer rising stars. In the past, he had feuds with
two key media moguls. But today, the classic saying “the enemy of my enemy is my friend”
applies, as evidenced by their adoption of Samaras’s narrative alongside all the other political
enemies of Mitsotakis. Let’s not forget that during the fall of Konstantinos Mitsotakis’s
government, the sponsors weren’t close to Antonis either, yet he worked with them just
fine—albeit as a one-off deal, as they say. As for what he’ll achieve, not even Samaras himself
knows. However, he is far from an insignificant figure in the political landscape. He has allies in
the broader Right and is likely the most determined to harm the current government,
particularly Mitsotakis. That’s something you should never underestimate in a political
opponent—ever.
Karamanlis?
Inevitably, when assessing the risk of weakening (and ultimately toppling) the government, one
must also factor in Karamanlis. He has been on the same playing field as Samaras for some
time now, albeit more cautiously, or perhaps more shrewdly. A first taste will come during a
book presentation event on Friday, but it seems too early for anything comparable to what
Samaras has done. Nonetheless, he is also standing in opposition, and I see no reason for him
to cease his criticism and undermining, unless, of course, K.M. suddenly promises to make him
President of the Republic—a scenario that seems highly unlikely and would drive away the
centrist faction of the current ND.
And for the Government?
This weekend’s developments clearly do not favor the government. Anyone celebrating within
the party, particularly in the prime minister’s circle, either doesn’t understand the situation or is
just flattering their boss. Samaras’s maneuver to force K.M. to expel him comes at a time when
the government is showing signs of fatigue—mainly due to the second term and the lack of a
strong opposition to keep it sharp and on its toes. Despite PASOK’s now favorable polling
numbers, reportedly nearing or exceeding 20%, internal leaks from the administration have
also increased. Some of these leaks, originating from the “center of command,” only serve to
erode cohesion, and thus require immediate attention—or rather containment—by Mitsotakis
himself before the situation escalates further. We’ve seen this movie before, especially during
second terms, spiced up with a scandal or two that “we might even manufacture ourselves
from within,” resulting in an accelerated unraveling of the administration. The government
might need a reboot to move forward and ensure the country doesn’t miss a valuable
opportunity. As for rumors of a snap election, such thoughts aren’t even on Mitsotakis’s radar.
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Those stirring such talk likely don’t have good intentions.
Prime Minister, Governor, and Bankers
Moving on to market news, today at noon, Bloomberg is hosting a special event on Greek
banks at the Hotel Grande Bretagne. The event begins with Prime Minister Kyriakos Mitsotakis
participating in a Q&A session, followed by a panel discussion on the new era of the banking
system with the CEOs of the four systemic banks. The event will conclude with another Q&A
session featuring Greece’s central bank governor, Yannis Stournaras. Bloomberg TV journalist
Francine Lacqua will moderate the event.
Paulson’s Speech
On December 9, during Capital Link’s event for the Greek stock market in New York, major
Piraeus Bank shareholder (and possibly the next U.S. Secretary of the Treasury) John Paulson
will deliver a speech. This will mark the famed investor’s first public remarks since the full
privatization of Piraeus Bank—a cause he ardently supported—and the government’s exit from
the banking sector. His speech promises to be significant not only for its content but also for its
delivery. In addition to his address, Paulson will present an award to Bank of Greece Governor
Yannis Stournaras, who played a pivotal role in addressing the issues the banking crisis left
behind.
Strategic Collaboration Between Alpha Finance and Kepler Cheuvreux
Alpha Finance, the brokerage arm of Alpha Bank, is set to announce a strategic partnership
with Kepler Cheuvreux, Europe’s largest independent financial services provider by size,
trading volume, and equity coverage. This collaboration is another fruit of the broader Alpha
Bank–UniCredit agreement, reaffirming the Alpha Bank leadership’s recent statement that this
alliance integrates Alpha Bank into a larger European financial ecosystem. The partnership is
expected to yield substantial benefits for both firms and for the Greek stock market and publicly
listed companies. Through Kepler Cheuvreux’s platform, which employs 600 specialists across
14 financial centers and connects with approximately 1,300 institutional investors, Greek
equities will gain significantly improved access to foreign investment portfolios. The platform
offers services such as corporate access (roadshows, conferences, one-on-one meetings),
which, combined with Alpha Finance’s financial analysis, will enable a broader range of foreign
investors to discover and invest in Greek companies. Furthermore, Alpha Finance’s Greek
institutional clients will gain access to Kepler Cheuvreux’s services, including financial analysis
covering 90% of the continental European equity market, and the ability to conduct
transactions via Kepler’s platform, which processes daily trading volumes exceeding €1.5
billion.
Mystakidis’s Next Steps for Aegean Baltic Bank
Greek billionaire Telis Mystakidis has successfully passed all evaluation processes in Frankfurt
and secured the coveted “fit & proper” certification from the European Central Bank. This
means the completion of his acquisition of a majority stake in Aegean Baltic Bank (ABBank) is
now only weeks away, with the process expected to wrap up by early next year at the latest.
For now, the investor expresses full confidence in the bank’s current management, with no
immediate changes anticipated. ABBank, with assets of €1.2 billion and net profits of €21.4
million in the first nine months, presents a promising picture. Its specialty as a shipping-focused
bank makes it one of the largest managers of syndicated shipping loans in Greece. As ABBank
awaits its major shareholder transition with Mystakidis’s entry, Scope Ratings has begun
covering the bank, assigning it a credit rating of BB with a stable outlook. S&P Global has also
recently reaffirmed its B+ rating with positive prospects. Mystakidis reportedly plans to expand
ABBank’s operations into new areas while preserving its specialized character.
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Masdar nearing the final stretch for TERNA Energy
We’ve reached mid-November, and by the end of the month (most likely) or at the latest in
early December, the transaction for 67% of TERNA Energy, which will transfer to Masdar, will
take place. The final regulatory green light has already been granted by Polish authorities
(necessary because TERNA Energy has operations in Poland). After that, the Arab investors
will need to initiate the public offering procedures to acquire the remaining 33% of the shares,
completing the largest “green” deal ever in Greece, valued at €3.2 billion. Provided there are
no unforeseen delays in the approval of the prospectus, the public offer could launch in
December. On a related note, Abdulaziz Alobaidli, Chief Operating Officer of Masdar, speaking
during events at the Greek pavilion at COP29 in Baku, described the acquisition of TERNA
Energy as strategic, reflecting Masdar’s commitment to the Greek market and the broader
Southeastern European region.
Red card for the Porto Carras marina
The Ministry of Tourism has rejected the funding application for the investment project of Porto
Carras Marina S.A., linked to the Savvidis Group and the historic resort in Halkidiki. The
application was submitted under the Recovery Fund projects for upgrading tourist ports across
Greece. The decision, signed by Minister Olga Kefalogianni, was negative because, among
other reasons, the investment entity failed to provide the supplementary documentation
requested by the ministry following the completeness check. Furthermore, the requirement for
verifying whether the investment entity is a troubled business was not met, as the potential
beneficiary submitted, among other documents, unaudited consolidated financial statements
for the ultimate parent company, BELTERRA HOLDINGS LTD, for 2020 and 2021, but not for
2022—the key year for evaluating solvency based on specific criteria.
Louis Vuitton to the rescue (?)
Greek textile manufacturing is not experiencing its finest hour. Energy price hikes, drought,
geopolitical instability, and especially dumping from neighboring countries have created a
suffocating environment. This is exactly the situation that Evripidis Dontas’ Epilektos company
is trying to address. On the stock market front, the company’s shares have been under a
“Suspension of Trading” regime for a week now, following the observations of an auditor
regarding “… events or conditions that cast significant doubt on the group’s ability to continue
as a going concern.” The auditors are warning investors bluntly about “… shrinking activities,
negative operating cash flows, negative equity, and the fact that cooperating creditor banks
have called in all of the company’s loan obligations.” Overdue banking liabilities have already
exceeded €6.82 million (equivalent to the company’s market capitalization), overdue debts to
suppliers and creditors have reached €3.6 million, and there are also outstanding obligations to
employees totaling €275,000, covering salaries from April to June 2024 for the parent
company’s staff. Amid this gloom, a ray of hope has appeared. Reports suggest that the
company’s management is in talks with Louis Vuitton, which is seeking “raw material” from
Evripidis Dontas. The truth is that major European names in the fashion and apparel industry
are seeking premium Greek cotton at a time when everyone is moving away from China,
transportation costs are significantly high, and the supply chain is strained. If the Greek
entrepreneur manages to close the deal with LVMH Moët Hennessy Louis Vuitton, the
company might escape the quagmire and be able to meet its obligations. For now, the stock
remains frozen, employees are searching for their wages, and investors are looking for a
lifeline. On this occasion, it’s worth recalling that in the 1990s, the founder of Epilektos
produced specialized fabrics for BMW, which the German car manufacturer used to upholster
seats in some of its models.
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DEI rushing forward with fiber optics (reaching 500,000)
The management of DEI (Public Power Corporation) is keeping a low profile regarding its plans
in the telecommunications sector. Outlining DEI’s strategic plan for 2025-2027, the group’s
Chairman and CEO, Giorgos Stassis, discussed leveraging synergies with the network of
“Kotsovolos,” recently acquired by DEI. He mentioned the network’s expansion but avoided
disclosing strategic moves or revenue projections from this activity. This silence may conceal
surprises that DEI’s management is not yet ready to unveil, as the company’s
telecommunications project progresses swiftly. Specifically, the rollout of the fiber-to-the-home
(FTTH) network is advancing rapidly and already reaches 500,000 homes and businesses.
DEI’s management aims for its subsidiary, DEI FiberGrid, to develop an FTTH network
reaching 1.7 million households by the end of 2025. If current progress rates persist, this
number could be exceeded. Moreover, DEI is spending less capital per kilometer on the
network than initially projected. Overall, the goal is to provide FTTH coverage to 3 million
households and businesses nationwide within the next five years. Simultaneously, DEI is
preparing to enter the retail telecommunications market, planning to launch a competitive
fiber-optic product soon. After initial exploratory steps, commercial exploitation of the fiber-optic
network is expected by mid-2025, with DEI aiming for an aggressive market strategy to gain
shares in a sector where all telecom providers are gearing up for fierce competition.
Countdown for the casino in Gournes
In February 2019, the Hellenic Gaming Commission (HGC) announced the major international
tender for a casino operation license at the Integrated Resort Casino (IRC) in Elliniko. Five
years later, in 2024, the HGC is preparing to follow the same model (but avoiding past
mistakes by hiring legal and financial consultants) for a similar development at the so-called
“Mini Elliniko” in Gournes, Heraklion. The 345-acre site has been granted to the real estate
development company Reds, and AKTOR Concessions has already expressed interest in
accelerating the process. Reds will define the operating terms for the casino on its property,
after which interested parties (several already exist) will be invited to submit bids. In the coming
weeks, before the official tender, the HGC will hold an informal consultation with the market,
issuing a teaser (a brief informational memo) to gauge interest in the license.
HELLENiQ ENERGY: Progress visible in renewables
HELLENiQ ENERGY is starting to see tangible results in its renewable energy efforts. In its
financial results for the third quarter and the first nine months of 2024, it was announced that
by the end of the year, the company will have half a gigawatt of installed renewable energy
capacity. Considering that at the end of 2021, the then-named Hellenic Petroleum (ELPE) had
just 27MW, this marks a 20-fold increase in just three years.
Intrum files for Chapter 11 – No impact on Greece
The operations of the Intrum Group and its subsidiaries remain unaffected, as there is sufficient
liquidity to support operations and implement the business plan without any changes to
activities or organization. This assurance comes from Intrum, as the group filed for Chapter 11
bankruptcy protection in U.S. courts last Friday. Sources indicate that lender consent has been
secured, and court approval is expected by the end of the year. Throughout every step of the
capital reinforcement and restructuring process, the Greek regulatory authorities remain
informed, and Intrum’s activities in Greece are unaffected.
2025 Budget on the horizon
The Government’s economic team will submit the 2025 Budget to Parliament the day after
tomorrow. Traditionally, its approval represents the ultimate vote of confidence in the
Government. On Thursday, the Ministry of Finance and the Independent Authority for Public
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Revenue (AADE) will present, for the first time, a detailed timeline for the digitization of tax
processes (e.g., digital dispatch notes, digital client registries, etc.), which have proven to be
instrumental in increasing state revenue and achieving the country’s unprecedented fiscal
surplus. Incidentally, starting today, fines will be imposed on taxis lacking the mandatory sticker
on the rear right window. According to recent reports, 75% of taxi owners have complied,
leaving the remaining 25% at risk of a €1,000 fine.
Data center inauguration in Paiania
Tomorrow, Tuesday, the Prime Minister and the Minister of Development will inaugurate the
data center campus of the French company Data 4 in the industrial zone of Paiania. This data
center campus, with a budget of €300 million, boasts proximity to significant energy resources
and will be built on a 75-acre site. Reports indicate that this data center will serve as the third
hub for feeding and storing Microsoft’s vast data reserves in Greece.
Will the bubble burst in Trump’s hands?
Markets are inflated, public debt has shattered previous records, and many American analysts
now predict that Wall Street’s “stock market bubble” may burst in the hands of the new
President, who lacks the sensitivities and concerns for a “soft landing.” Already, in the bond
markets, the yield on the 30-year U.S. Treasury bond exceeds the Federal Reserve’s interest
rate (4.75%) for the first time since Q4 2022. Despite consecutive rate cuts by the FED, the
30-year bond yield has risen by more than 60 basis points in the last two months. Economic
theory (and statistics) suggest that whenever the yield curve turned positive, a U.S. recession
followed within months. The only way to disprove the theory and statistics (that is, when
long-term yields exceed short-term rates, a recession is imminent) is to achieve the
much-discussed “soft landing.”
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Ο Κ.Μ., ο Σαμαράς, ο Καραμανλής, οι εκλογές (που δεν υπάρχουν) και η επικίνδυνη
στροφή, ο Πόλσον και οι τραπεζίτες, ο Τέλης και το φρένο στο Πόρτο Καρράς ///
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 
-Χαίρετε, η αποπομπή Σαμαρά από τον Μητσοτάκη νομίζω ότι λογικά δεν πρέπει να αιφνιδίασε
κανέναν από όλους όσοι παρακολουθούν από κοντά την πολιτική καθημερινότητα. Ο πρώην
πρωθυπουργός είχε μπει εδώ και περίπου ένα χρόνο στο τριπάκι της δημόσιας γκρίνιας και
κριτικής αρχικά, βρήκε και μια καλή αφορμή να αμφισβητήσει αγρίως στη Βουλή την
κυβέρνηση, με τους ατυχείς κυβερνητικούς χειρισμούς στην υπόθεση των gay γάμων, που
μονοπώλησαν την πολιτική ατζέντα έως τις ευρωεκλογές. Και μετά, ο γνωστός σε όλους μας
Σαμαράς έπιασε το κλασικό του αγαπημένο θέμα, τα εθνικά, με τα οποία έκανε καριέρα όλη
του τη ζωή ως ο αυθεντικός πατριώτης και εκπρόσωπος της Καθαρής Δεξιάς, για να φτάσουμε
στις προχθεσινές του δηλώσεις που ουσιαστικά κατηγόρησε την κυβέρνηση και τον ίδιο τον
πρωθυπουργό ως εθνικό μειοδότη.
Τουρκοαλβανοφάγος
-Το κλασικό βιολί του τουρκοφάγου και αλβανοφάγου ο Σαμαράς το έχει ξεκινήσει εδώ και
μερικούς μήνες απέναντι στον «ενδοτικό Μητσοτάκη» και γι’ αυτό θεωρώ ότι αν δεν περίμενε
τη διαγραφή του (το Σάββατο) μάλλον δεν το είχε μετρήσει σωστά. Για την ιστορία να θυμίσω
ότι οι Αλβανοί στην Ελλάδα ήρθαν και μετοίκησαν κατά εκατοντάδες χιλιάδες -και σε καλό μας
βγήκε, όπως αποδείχτηκε εκ των υστέρων- επί θητείας Σαμαρά στο ΥΠΕΞ. Επί των ημερών
του άνοιξαν τα σύνορα της χώρας να μπουν οι Βορειοηπειρώτες και μαζί ήρθαν και κανένα
εκατομμύριο γηγενείς Αλβανοί. Στα ελληνοτουρκικά τώρα, που επίσης ασκεί κριτική ο
Σαμαράς, αυτό που έχει συμβεί από το 2019 που κυβερνά ο Κ.Μ -και όχι τι φοβάται ότι θα
συμβεί από τις συζητήσεις με τους Τούρκους σήμερα- είναι ότι η κυβέρνηση έχει ισχυροποιήσει
εντυπωσιακά σε εξοπλισμούς τη χώρα (μετά από 25 χρόνια απραξίας) κυρίως με τις φρεγάτες
και τα αεροπλάνα. Εχει επίσης άριστες διπλωματικές σχέσεις με τους Αμερικανούς και σε δυο
άγριους «εθνικούς τσαμπουκάδες» που έγιναν το 2020 στον Έβρο με τους μετανάστες από την
Τουρκία και στο ελληνοτουρκικό επεισόδιο με τη φρεγάτα στο Αιγαίο, εμείς βγήκαμε
κερδισμένοι και όχι οι απέναντι. Ηταν ο Δένδιας που «τα είπε στα ίσια» στην Άγκυρα στον
Τσαβούσογλου και όχι η όψιμη παρέα του Σαμαρά, ο Καραμανλής με τον Παυλόπουλο που
κούρνιασε σε μια γωνία του Προεδρικού Μεγάρου στην Αθήνα μπροστά στον Ερντογάν, όταν
αυτός προσπάθησε να μας προσβάλει στα εθνικά. Ασε που ξέχασε ο Σαμαράς ότι οι ηθικοί
αυτουργοί της Novartis ήταν η ίδια παρέα της Ραφήνας, ο Προκόπης με τον Παπαγγελόπουλο.
Γιατί στράβωσε;
-Πολλοί ρωτούν όμως γιατί στράβωσε έτσι η σχέση Σαμαρά-Μητσοτάκη, αφού έως το 2019 ο
πρώην πρωθυπουργός ήταν κάτι σαν σύμβολο της αντισυριζαϊκής εκστρατείας και αντίστασης
για την παράταξη της ΝΔ. Ο ίδιος ο Σαμαράς υποστηρίζει ότι στην αναζήτηση ενεργού ρόλου
στη νέα εποχή της γαλάζιας διακυβέρνησης, του προτάθηκε να γίνει Επίτροπος της χώρας
στην ΕΕ κάτι το οποίο τελικώς δεν έγινε γιατί ο Μητσοτάκης «προφασίστηκε», κατά τα
λεγόμενα Σαμαρά, ότι διαφώνησε η φον Ντερ Λάιεν γιατί δεν ήθελε έναν πρώην πρωθυπουργό
για τη θέση. Μετά ήρθαν τα μαύρα σύννεφα στη σχέση τους όταν «ο Μητσοτάκης δεν έβαλε
φυλακή τους πρωταίτιους της σκευωρίας Novartis». Και στα δυο ο Κ.Μ έχει ανταπαντήσεις, αν
δεν κάνω λάθος λέει κάτι σαν «ούτε τη φον Ντερ Λάιεν ελέγχω, ούτε τη Δικαιοσύνη
χειραγωγώ», αλλά τέλος πάντων ο καθένας πιστεύει ό,τι θέλει. Βεβαίως αυτά τα δυο αγκάθια
στη σχέση τους, κατά Σαμαρά πάντα, δεν εμπόδισαν τον πρώην πρωθυπουργό για μεγάλο
χρονικό διάστημα μεταξύ 2019 και 2022 να διατηρεί επαφές και ισορροπίες με την κυβέρνηση
και δια του διευθυντή του πρωθυπουργικού γραφείου Γρηγόρη Δημητριάδη να παίζει τον ρόλο
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του στα πολιτικά δρώμενα. Σήκωνε το τηλέφωνο και διευθετούσε υποθέσεις του, ρουσφετάκια
και βολέματα ανθρώπων του, η αλήθεια είναι αθώα πράγματα και καθημερινά για έναν πολιτικό
που ενδιαφέρεται να διατηρεί ρόλο και «όγκο» όπως ο Σαμαράς. Αργότερα τον ίδιο ρόλο
έπαιξε ο Παπασταύρου που υπήρξε και στενός συνεργάτης του, κάπως βολεύτηκε η σχέση
αλλά μετά από την απομάκρυνσή του από το Μ.Μ η σχέση με τον Αντώνη και την κυβέρνηση
έσπασε τελείως και άρχισαν τα παρατράγουδα.
Τι θέλει;
-Το ερώτημα που εύλογα απασχολεί την πιάτσα είναι τι θέλει τώρα ο Σαμαράς από τη ζωή του
και εν γένει από τη ζωή μας, μιας και μας ενδιαφέρει η πολιτική σταθερότητα. Ακουσα τα περί
δημιουργίας κόμματος αλλά δεν θεωρώ ότι είναι ούτε εύκολο, ούτε καν εφικτό να γίνουν,
άλλωστε ο Σαμαράς είναι ένας πολύ έμπειρος πολιτικός για να σκεφτεί ότι μπορεί να
ξαναφτιάξει μια Πολιτική Άνοιξη εκ νέου. Ομως ζημιά μπορεί να κάνει στη ΝΔ και θέλει να κάνει
δίχως αμφιβολία και αν και δεν πιστεύω ότι είναι σήμερα ικανός να τραβήξει 3-4 βουλευτές και
να τρίξει ή να ρίξει κυβέρνηση, αλλά ότι από εδώ και στο εξής θα το πάρει ως εργολαβία το
θεωρώ δεδομένο. Ο Σαμαράς διατηρεί άριστες σχέσεις σχεδόν με το σύνολο των ολιγαρχών
στην Ελλάδα, σε όλα τα επίπεδα, ακόμα και σε εκείνους που εξαρτώνται πλήρως λόγω
δουλειάς από την κυβέρνηση σε παλαιούς επιχειρηματίες, αλλά και σε πιο νέους διάττοντες
αστέρες. Είχε παλαιότερα έχθρες με δυο από τους βασικούς μηντιακούς μεγαλοπαράγοντες,
αλλά στην περίπτωσή μας σήμερα ισχύει το κλασικό «ο εχθρός του εχθρού μου είναι φίλος
μου» και ήδη φαίνεται από τη στάση τους που τον έχουν υιοθετήσει μαζί με όλους τους άλλους
πολιτικούς εχθρούς του Μητσοτάκη. Αλλωστε και στην πτώση της κυβέρνησης Κωνσταντίνου
Μητσοτάκη οι χορηγοί δεν ήταν κολλητοί του Αντώνη αλλά συνεργάστηκε μαζί τους μια χαρά, η
αλήθεια είναι κατ’ αποκοπήν, one - off που λένε. Τι θα καταφέρει δεν νομίζω ότι το ξέρει ούτε ο
ίδιος, αλλά πάντως δεν είναι διόλου «αμελητέο μέγεθος» στο πολιτικό σκηνικό, έχει συμπάθειες
στην ευρύτερη Δεξιά και φυσικά είναι μάλλον ο πιο αποφασισμένος να κάνει το κακό στη
σημερινή κυβέρνηση και ειδικά στον Κ.Μ, κάτι που ποτέ δεν πρέπει να αγνοείς για τον
αντίπαλό σου. Γενικώς.
Καραμανλής;
-Αναπόφευκτα όταν μετράς το ρίσκο αποδυνάμωσης της κυβέρνησης (και εν τέλει πτώσης της)
θα πρέπει πλέον μετά τη ρήξη Σαμαρά να συνεκτιμήσεις και τον Καραμανλή ο οποίος έχει βγει
κι αυτός στην ίδια πίστα εδώ και καιρό αλλά πιο προσεκτικά, θα έλεγα πιο πονηρά. Μια πρώτη
γεύση θα πάρουμε σε μια εκδήλωση παρουσίασης βιβλίου την Παρασκευή, αλλά μάλλον
φαίνεται νωρίς ακόμα για κάτι ανάλογο με εκείνο που έκανε ο Σαμαράς. Πάντως και εκείνος
είναι απέναντι και δεν βλέπω κανέναν λόγο να σταματήσει την κριτική και το ροκάνισμα, εκτός
αν ξαφνικά ακούσει από τον Κ.Μ ότι θα τον κάνει ΠτΔ, ενδεχόμενο μάλλον απίθανο, το οποίο
θα διώξει όλο το Κέντρο από τη σημερινή ΝΔ.
Και για τη κυβέρνηση;
-Η εξέλιξη λοιπόν αυτή του Σαββατοκύριακου σαφώς και δεν ευνοεί την κυβέρνηση και όποιος
πανηγυρίζει εκ των έσω και ειδικά από το περιβάλλον του πρωθυπουργού απλώς δεν
καταλαβαίνει ή χαϊδεύει τα αυτιά του αφεντικού του. Η κίνηση του Σαμαρά να οδηγήσει τον Κ.Μ
να τον διώξει έρχεται σε μια περίοδο που η κυβέρνηση επιδεικνύει μια κόπωση κυρίως λόγω
δεύτερης θητείας και έλλειψης αντιπάλου που να την τσιτώνει και να την κρατάει σε εγρήγορση.
Αν και τα ποσοστά του ΠΑΣΟΚ πια είναι καλά, είναι κοντά ή πάνω από 20% σύμφωνα με τις
δημοσκοπήσεις. Ταυτοχρόνως, πληθαίνουν στα μίντια και οι διαρροές εκ των έσω και μάλιστα
ορισμένες εκπορεύονται από το «κέντρο διοίκησης» οι οποίες μόνο διαλυτικά δρουν στη
συνοχή της κυβέρνησης, γι’ αυτό και θέλει προσοχή -ή μάλλον μάζεμα- από τον ίδιο τον
Μητσοτάκη προτού το θέμα λάβει μεγαλύτερες διαστάσεις. Το έχουμε ξαναδεί το έργο, ειδικά
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σε δεύτερες θητείες, πασπαλισμένο με κανένα σκάνδαλο το οποίο μπορεί και «να το
παράξουμε και μόνοι μας από μέσα» με αποτέλεσμα το ξήλωμα του πουλόβερ να επιταχυνθεί.
Ισως θέλει ένα reboot ο κυβερνητικός υπολογιστής για να πάμε παρακάτω και να μη χαθεί μια
καλή ευκαιρία για τη χώρα. Πάντως για να το κλείσουμε, τα περί προσφυγής στις κάλπες δεν
παίζουν με τίποτα στο μυαλό του Μητσοτάκη και όσοι τα στριφογυρνάνε μάλλον δεν το κάνουν
για καλό.
Πρωθυπουργός, Διοικητής και τραπεζίτες
-Περνάμε στα νέα της αγοράς, ξεκινώντας από μια ιδιαίτερη εκδήλωση με αντικείμενο τις
ελληνικές τράπεζες που διοργανώνει το Bloomberg σήμερα το μεσημέρι στη "Μεγάλη
Βρεταννία". Η εκδήλωση ξεκινά με τον Πρωθυπουργό Κ. Μητσοτάκη να απαντά σε ερωτήσεις
σε ένα Q&A session, ακολουθεί ένα panel με θέμα τη νέα εποχή του τραπεζικού συστήματος
στο οποίο συμμετέχουν οι τέσσερις CEO των συστημικών τραπεζών και ολοκληρώνεται με ένα
ακόμη Q&A session με τον Διοικητή της Ελλάδος Γ. Στουρνάρα. Συντονιστής της εκδήλωσης
είναι η δημοσιογράφος της τηλεόρασης του Bloomberg, Francine Lacqua.
Ομιλία Πόλσον
-Στις 9 Δεκεμβρίου, στην εκδήλωση της Capital Link για το ελληνικό χρηματιστήριο στη Νέα
Υόρκη, θα μιλήσει ο μεγαλομέτοχος της Πειραιώς (και ενδεχομένως επόμενος υπουργός
Οικονομικών των ΗΠΑ) Τζον Πόλσον. Είναι η πρώτη δημόσια τοποθέτηση του διάσημου
μεγαλοεπενδυτή μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση της Πειραιώς (που ζητούσε με μεγάλη ζέση)
και την ολοκλήρωση της αποεπένδυσης του Δημοσίου από τις τράπεζες και οπωσδήποτε έχει
ενδιαφέρον όχι μόνον τι, αλλά και πώς θα τα πει. Εκτός της ομιλίας του, ο Πόλσον θα
βραβεύσει και τον Διοικητή της ΤτΕ Γ. Στουρνάρα που είχε κεντρικό ρόλο στη θεραπεία των
προβλημάτων που κληροδότησε η κρίση στις τράπεζες.
Στρατηγική συνεργασία της Alpha Finance με την Kepler Cheuvreux
-Τη σύναψη στρατηγικής συνεργασίας με την Kepler Cheuvreux, τη μεγαλύτερη ευρωπαϊκή
ανεξάρτητη εταιρεία παροχής χρηματοοικονομικών υπηρεσιών βάσει μεγέθους, συναλλαγών
και κάλυψης μετοχών, αναμένεται να ανακοινώσει άμεσα η Alpha Finance, η οποία αποτελεί
τον χρηματιστηριακό βραχίονα του Ομίλου Alpha Bank. Η συνεργασία, όπως μαθαίνω, είναι
ακόμα ένας καρπός της πολυεπίπεδης συμφωνίας Alpha Bank – UniCredit, επιβεβαιώνοντας
την επισήμανση της διοίκησης της ελληνικής τράπεζας κατά την πρόσφατη παρουσίαση των
οικονομικών αποτελεσμάτων 9μήνου ότι «η συμμαχία με την UniCredit εντάσσει την Alpha
Bank σε ένα ευρύτερο ευρωπαϊκό οικοσύστημα χρηματοοικονομικών υπηρεσιών». Η
συνεργασία Alpha Finance – Kepler Cheuvreux αναμένεται να αποφέρει σημαντικά οφέλη όχι
μόνο στις δύο εταιρείες, αλλά και στο ελληνικό Χρηματιστήριο και τις ελληνικές εισηγμένες
εταιρείες. Ειδικότερα, μέσω της πλατφόρμας της Kepler Cheuvreux, η οποία απασχολεί 600
εξειδικευμένα στελέχη σε 14 χρηματοοικονομικά κέντρα και έχει πρόσβαση σε περίπου 1.300
θεσμικούς επενδυτές, αναμένεται να βελτιωθεί σημαντικά η προσβασιμότητα σε ξένα
επενδυτικά χαρτοφυλάκια για τις ελληνικές μετοχές. Η πλατφόρμα παρέχει υπηρεσίες
Corporate Access (roadshows, conferences, 1-1 συναντήσεις) οι οποίες, σε συνδυασμό με τη
χρηματοοικονομική ανάλυση της Alpha Finance, θα δώσουν τη δυνατότητα σε μια μεγάλη
γκάμα ξένων επενδυτών να γνωρίσουν και να επενδύσουν σε ελληνικές εταιρείες. Επιπλέον, οι
Έλληνες θεσμικοί πελάτες της Alpha Finance θα αποκτήσουν πρόσβαση στις υπηρεσίες της
Kepler Cheuvreux που περιλαμβάνουν κάλυψη μέσω χρηματοοικονομικών αναλύσεων του
90% της μετοχικής αγοράς της ηπειρωτικής Ευρώπης, καθώς επίσης και τη δυνατότητα
διενέργειας συναλλαγών μέσω της πλατφόρμας της Kepler Cheuvreux από την οποία
διαπραγματεύονται μετοχές αξίας άνω των €1,5 δισ. σε ημερήσια βάση.
Τα επόμενα βήματα Μυστακίδη για την Aegean Baltic Bank
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-O Έλληνας δισεκατομμυριούχος Τέλης Μυστακίδης πέρασε με επιτυχία όλες τις διαδικασίες
αξιολόγησης στη Φρανκφούρτη και πήρε το πολυπόθητο «fit & proper» από την Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα. Αυτό σημαίνει ότι η ολοκλήρωση της εξαγοράς του πλειοψηφικού πακέτου
της Aegean Baltic Bank (ABBank) είναι πλέον θέμα εβδομάδων και οι πληροφορίες αναφέρουν
ότι η διαδικασία θα ολοκληρωθεί το αργότερο μέχρι τις αρχές του χρόνου. Προς το παρόν, από
την πλευρά του μεγαλοεπενδυτή, εκφράζεται απόλυτη εμπιστοσύνη στην υφιστάμενη διοίκηση
της τράπεζας και δεν αναμένονται αλλαγές. Άλλωστε τα μεγέθη της AB Bank (ενεργητικό 1,2
δισ. ευρώ και καθαρά κέρδη 21,4 εκατ. στο 9μηνο) επιτρέπουν μια αισιόδοξη προσέγγιση. Το
μυστικό της ABBank είναι ότι λειτουργεί ως εξειδικευμένη στη ναυτιλία τράπεζα και σήμερα
είναι ένας από τους μεγαλύτερους διαχειριστές κοινοπρακτικών ναυτιλιακών δανείων στην
Ελλάδα. Εν αναμονή της μεγάλης μετοχικής αλλαγής με την είσοδο του Τέλη Μυστακίδη, η
Scope Ratings ξεκίνησε την κάλυψη της Aegean Baltic Bank, βαθμολόγησε την πιστοληπτική
της αξιολόγηση με ΒΒ και σταθερές προοπτικές, ενώ και η S&P Global επιβεβαίωσε πρόσφατα
την πιστοληπτική αξιολόγηση Β+ και τις θετικές προοπτικές. Ο Α. Μυστακίδης λέγεται πως σε
πρώτη φάση σχεδιάζει να διευρύνει το εύρος των εργασιών της ΑΒΒank επεκτεινόμενος και σε
άλλες δραστηριότητες, χωρίς όμως η τράπεζα να απολέσει τον εξειδικευμένο χαρακτήρα της.
Στην τελική ευθεία η Masdar για ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή
-Φτάσαμε αισίως στα μέσα Νοεμβρίου και μέχρι το τέλος του μήνα (το πιθανότερο) ή το
αργότερο τις πρώτες ημέρες του Δεκεμβρίου θα πραγματοποιηθεί η συναλλαγή για το 67% της
ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή το οποίο θα περάσει στη Masdar. Αλλωστε έχει δοθεί και το τελευταίο
ρυθμιστικό ΟΚ από τις πολωνικές αρχές (ήταν απαραίτητη καθώς η ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή
διαθέτει δραστηριότητα στη χώρα). Στη συνέχεια οι Άραβες θα πρέπει να ξεκινήσουν τις
διαδικασίες της δημόσιας προσφοράς για να αποκτήσουν τις υπόλοιπες μετοχές που
αντιστοιχούν στο 33% του μετοχικού κεφαλαίου ώστε να ολοκληρωθεί το μεγαλύτερο
«πράσινο» deal που έχει πραγματοποιηθεί στην Ελλάδα, ύψους 3,2 δισ. ευρώ. Εφόσον δεν
υπάρξει απρόοπτη καθυστέρηση στην έγκριση του ενημερωτικού δελτίου, η δημόσια πρόταση
μπορεί να "τρέξει" μέσα στον Δεκέμβριο. Με την ευκαιρία σημειώστε πως ο Abdulaziz Alobaidli,
Chief Operating Officer της Masdar, μιλώντας στο πλαίσιο εκδηλώσεων του ελληνικού
περιπτέρου, στην COP29 στο Μπακού, χαρακτήρισε στρατηγική την εξαγορά της ΤΕΡΝΑ
Ενεργειακή, καθώς αποτυπώνει τη δέσμευση της Masdar στην ελληνική αγορά και την
ευρύτερη αγορά της ΝA Ευρώπης.
Κόκκινη κάρτα στη μαρίνα του Πόρτο Καρράς
-Απορριπτική ήταν η απόφαση από το υπουργείο Τουρισμού για την αίτηση ενίσχυσης του
επενδυτικού σχεδίου της Πόρτο Καρράς Μαρίνα Α.Ε., που συνδέεται ως γνωστόν με τον όμιλο
Σαββίδη και το ιστορικό συγκρότημα της Χαλκιδικής. Η αίτηση υποβλήθηκε στο πλαίσιο των
έργων του Ταμείου Ανάκαμψης για την αναβάθμιση των τουριστικών λιμένων ανά την Ελλάδα,
με την απόφαση την οποία υπογράφει η υπουργός Ολγα Κεφαλογιάννη να είναι απορριπτική
δεδομένου ότι, μεταξύ άλλων, ο φορέας της επένδυσης δεν προσκόμισε τα συμπληρωματικά
δικαιολογητικά που ζητήθηκαν από το υπουργείο βάσει του ελέγχου πληρότητας. Επιπλέον
δεν πληρείται ο όρος για το εάν ο φορέας της επένδυσης αποτελεί προβληματική επιχείρηση,
αφού ο δυνητικός δικαιούχος προσκόμισε, μεταξύ άλλων, μη ελεγμένες ενοποιημένες
οικονομικές καταστάσεις της απώτατης μητρικής εταιρείας BELTERRA HOLDINGS LTD για τα
έτη 2020 και 2021 άλλα όχι για το 2022, το οποίο αποτελεί και το βασικό έτος εξέτασης της
προβληματικότητας βάσει δεικτών.
Η Louis Vuitton σώζει (;) τον Δοντά
-Η ελληνική κλωστοϋφαντουργία δεν περνά την καλύτερη περίοδο της ιστορίας της. Ενεργειακή
ακρίβεια, ανομβρία, γεωπολιτική αστάθεια και κυρίως το dumbing από τις γειτονικές χώρες
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έχουν δημιουργήσει ένα σκηνικό ασφυξίας. Αυτήν ακριβώς την κατάσταση προσπαθεί να
αντιμετωπίσει και η Επίλεκτος του Ευρυπίδη Δοντά. Χρηματιστηριακά, η μετοχή έχει τεθεί εδώ
και μια βδομάδα σε «Καθεστώς Αναστολής Διαπραγμάτευσης» μετά τις παρατηρήσεις του
ορκωτού λογιστή για «... γεγονότα ή συνθήκες που δημιουργούν σοβαρές αμφιβολίες σχετικά
με τη δυνατότητα συνέχισης της δραστηριότητας του ομίλου...». Οι ορκωτοί λογιστές
προειδοποιούν το επενδυτικό κοινό χωρίς περιστροφές για τη «...συρρίκνωση των
δραστηριοτήτων, τις αρνητικές λειτουργικές ταμειακές ροές, τα αρνητικά κεφάλαια, αλλά και το
γεγονός ότι «οι συνεργαζόμενες πιστώτριες τράπεζες έχουν καταγγείλει το σύνολο των
δανειακών υποχρεώσεων της εταιρείας». Οι ληξιπρόθεσμες τραπεζικές υποχρεώσεις έχουν
ήδη ξεπεράσει τα 6,82 εκατ. ευρώ (όσο δηλαδή ήταν η κεφαλαιοποίηση της εταιρείας), οι
ληξιπρόθεσμες υποχρεώσεις προς προμηθευτές και πιστωτές έφτασαν τα 3,6 εκατ. ευρώ ενώ
υπήρχαν και ανεξόφλητες υποχρεώσεις προς εργαζομένους ύψους €275.000, οι οποίες
αφορούσαν σε μισθοδοσία προσωπικού της μητρικής εταιρείας από Απρίλιο 2024 μέχρι Ιούνιο
2024. Ξαφνικά μέσα στην καταχνιά, εμφανίστηκε ένας άγγελος επί της γης. Πληροφορίες
αναφέρουν ότι η διοίκηση συζητά με τη Louis Vuitton που αναζητά «πρώτη ύλη» από τον
Ευριπίδη Δοντά. Η αλήθεια είναι ότι τα μεγάλα ευρωπαϊκά ονόματα του κλάδου ένδυσης και
μόδας αναζητούν το premium ελληνικό βαμβάκι, σε μια εποχή που όλοι εγκαταλείπουν την
Κίνα, τα κόστη μεταφοράς είναι ιδιαιτέρως αυξημένα και η εφοδιαστική αλυσίδα δεν λειτουργεί.
Αν καταφέρει ο Έλληνας επιχειρηματίας να κλείσει τη συμφωνία με την LVMH Moët Hennessy
Louis Vuitton, ίσως η εταιρεία ξεφύγει από τον βάλτο και καταφέρει να ανταποκριθεί στις
υποχρεώσεις της. Προς το παρόν η μετοχή παραμένει κλειδωμένη, οι εργαζόμενοι ψάχνουν τα
λεφτά τους και οι επενδυτές ψάχνουν για σωσίβιο. Με την ευκαιρία να θυμίσω ότι τη δεκαετία
του ‘90, ο ιδρυτής της Επίλεκτος παρήγαγε ύφασμα ειδικών προδιαγραφών για την BMW, με
το οποίο η γερμανική αυτοκινητοβιομηχανία έντυνε τα καθίσματα σε κάποια μοντέλα της.
Η ΔΕΗ τρέχει για τις οπτικές ίνες (έφτασε σε 500.000)
-Χαμηλούς τόνους κρατά η διοίκηση της ΔΕΗ για τα σχέδιά της στον τηλεπικοινωνιακό τομέα.
Περιγράφοντας το στρατηγικό σχέδιο της ΔΕΗ για την επόμενη διετία 2025-2027, ο πρόεδρος
και διευθύνων σύμβουλος του ομίλου Γιώργος Στάσσης μίλησε για την αξιοποίηση των
συνεργειών με το δίκτυο του «Κωτσόβολου» που έχει εξαγοράσει η ΔΕΗ, αναφέρθηκε στην
επέκταση του δικτύου, αλλά απέφυγε κάθε αναφορά σε στρατηγικές κινήσεις και πρόβλεψη
εσόδων από τη συγκεκριμένη δραστηριότητα. Η σιωπή μπορεί να κρύβει και εκπλήξεις που δεν
θέλει, επί του παρόντος, να αποκαλύψει η διοίκηση της ΔΕΗ καθώς το πλάνο της επιχείρησης
για τις τηλεπικοινωνίες προχωρεί ταχύτατα. Για την ακρίβεια η ανάπτυξη του δικτύου
fiber-to-the-home τρέχει με γρήγορους ρυθμούς και ήδη φτάνει σε 500.000 σπίτια και
επιχειρήσεις. Η διοίκηση της ΔΕΗ σχεδιάζει, στο τέλος του 2025, η θυγατρική της ΔΕΗ
FiberGrid να έχει αναπτύξει δίκτυο FTTH σε 1,7 εκατ. νοικοκυριά. Εφόσον διατηρηθούν οι
σημερινοί ρυθμοί, δεν αποκλείεται να ξεπεράσει και αυτό το νούμερο. Εξίσου σημαντικό είναι
πως η ΔΕΗ δαπανά για το δίκτυο λιγότερα κεφάλαια ανά χιλιόμετρο, από ό,τι αρχικά είχε
υπολογίσει. Συνολικά, ο στόχος της ΔΕΗ είναι να προσφέρει κάλυψη με οπτική ίνα μέχρι το
σπίτι σε 3 εκατ. νοικοκυριά και επιχειρήσεις σε όλη τη χώρα εντός της επόμενης πενταετίας.
Παράλληλα προετοιμάζεται για την είσοδό της και στη λιανική αγορά τηλεπικοινωνιών καθώς
θα λανσάρει εμπορικό προϊόν για οπτική ίνα στο αμέσως προσεχές διάστημα και σε ιδιαίτερα
ανταγωνιστικές τιμές. Μετά τις πρώτες… αναγνωριστικές κινήσεις η εμπορική αξιοποίηση του
δικτύου οπτικών ινών αναμένεται περί τα μέσα του 2025 με στόχο η ΔΕΗ να κινηθεί επιθετικά
και να κερδίσει μερίδια αγοράς σε ένα κομμάτι της αγοράς που όλοι οι τηλεπικοινωνιακοί
πάροχοι προετοιμάζονται για μεγάλες κόντρες.
Αντίστροφη μέτρηση για το καζίνο στις Γούρνες
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-Ήταν Φεβρουάριος 2019 όταν η Επιτροπή Εποπτείας και Ελέγχου Παιγνίων (ΕΕΕΠ)
προκήρυξε τον μεγάλο διεθνή διαγωνισμό για την παραχώρηση άδειας λειτουργίας
επιχείρησης καζίνο (ΕΚΑΖ) στο ολοκληρωμένο τουριστικό συγκρότημα με καζίνο (IRC) του
Ελληνικό. Πέντε χρόνια αργότερα, μέσα στο 2024, η ΕΕΕΠ ετοιμάζεται να ακολουθήσει
ακριβώς το ίδιο μοντέλο (χωρίς όμως τα λάθη του παρελθόντος και γι’ αυτό θα προσληφθεί
νομικός και οικονομικός σύμβουλος) για την αντίστοιχη ανάπτυξη στο περίφημο «Μικρό
Ελληνικό» στις Γούρνες του Ηρακλείου. Η έκταση των 345 στρεμμάτων έχει παραχωρηθεί στην
εταιρεία ανάπτυξης ακινήτων Reds και ήδη η ΑΚΤΩΡ Παραχωρήσεις δείχνει ενδιαφέρον για
την επιτάχυνση των διαδικασιών. Η Reds θα γνωστοποιήσει τους όρους λειτουργίας του καζίνο
στην έκτασή της και στη συνέχεια θα κληθούν οι ενδιαφερόμενοι (που ήδη υπάρχουν αρκετοί)
να υποβάλουν προσφορές. Στις επόμενες εβδομάδες, πριν από τον επίσημο διαγωνισμό, θα
υπάρξει μια άτυπη διαβούλευση της ΕΕΕΠ με την αγορά με την κυκλοφορία του teaser
(συνοπτικού πληροφοριακού δελτίου), προκειμένου να εξεταστεί το ενδιαφέρον που υπάρχει
για τη συγκεκριμένη άδεια.
HELLENiQ ENERGY: Αρχισε να φαίνεται η δουλειά στις ΑΠΕ
-Στη HELLENiQ ENERGY έχει αρχίσει να φαίνεται η δουλειά που κάνουν στον τομέα των ΑΠΕ.
Με τα οικονομικά αποτελέσματα 3ου τριμήνου και 9μήνου 2024 ανακοινώθηκε ότι μέχρι το
τέλος του 2024 θα έχουν μισό GW σε εγκατεστημένη ισχύ από ΑΠΕ. Αν λάβετε υπόψη ότι στο
τέλος του 2021 η τότε ΕΛΠΕ είχε μόλις 27MW, μιλάμε για 20Χ πάνω, μέσα σε 3 χρόνια.
Κατέθεσε η Intrum την αίτηση για το Chapter 11 – Kαμία επίπτωση στην Ελλάδα
-Δεν επηρεάζονται η λειτουργία του Ομίλου της Intrum και των θυγατρικών του, καθώς υπάρχει
η αναγκαία ρευστότητα για να υποστηριχθεί η λειτουργία του και η εκτέλεση του business plan,
χωρίς καμία αλλαγή στη δραστηριότητα και την οργάνωση. Τη διαβεβαίωση αυτή δίνουν από
την πλευρά της Intrum καθώς την Παρασκευή που πέρασε ο όμιλος κατέθεσε στα αμερικανικά
δικαστήρια αίτηση για τη διαδικασία του Chapter 11 (προστασία από τους πιστωτές) του
πτωχευτικού νόμου στις ΗΠΑ. Οι ίδιες πηγές αναφέρουν πως έχει εξασφαλιστεί η συναίνεση
που απαιτείται από τους δανειστές του ομίλου και η έγκριση από το δικαστήριο αναμένεται ως
τα τέλη του έτους. Για κάθε βήμα της διαδικασίας κεφαλαιακής ενίσχυσης και αναδιάρθρωσης
του Ομίλου της Intrum παραμένουν ενήμερες οι ελληνικές εποπτικές αρχές και δεν επηρεάζεται
η δραστηριότητά της Intrum στην Ελλάδα.
Έρχεται ο Προϋπολογισμός 2025
-Μεθαύριο, το οικονομικό επιτελείο της Κυβέρνησης θα καταθέσει τον Προϋπολογισμό του
2025 στη Βουλή, η ψήφιση του οποίου αποτελεί παραδοσιακά την ύψιστη διαδικασία παροχής
ψήφου εμπιστοσύνης στην Κυβέρνηση. Την Πέμπτη, το υπουργείο Οικονομικών μαζί με την
ΑΑΔΕ θα παρουσιάσουν για πρώτη φορά το νέο αναλυτικό χρονοδιάγραμμα ψηφιοποίησης
φορολογικών διαδικασιών (π.χ. το ψηφιακό δελτίο αποστολής, το ψηφιακό πελατολόγιο κ.λπ.)
οι οποίες -αποδεδειγμένα πια- συνεισφέρουν καθοριστικά στην αύξηση των εσόδων του
Κράτους και στο θηριώδες και πρωτοφανές ταμειακό πλεόνασμα της χώρας. Παρεμπιπτόντως,
από σήμερα πέφτουν και τα πρώτα πρόστιμα στα ταξί που δεν έχουν το περιβόητο
αυτοκόλλητο στο δεξί πίσω παράθυρο. Σύμφωνα με τις τελευταίες πληροφορίες το 75% των
ιδιοκτητών ταξί έχουν συμμορφωθεί, αλλά απομένει το υπόλοιπο ¼ των ταξί που κυκλοφορούν
χωρίς αυτό και από σήμερα κινδυνεύουν με το πρόστιμο των 1.000 ευρώ.
Εγκαίνια data center στην Παιανία
-Αυριο, Τρίτη, ο Πρωθυπουργός και ο υπουργός Ανάπτυξης θα εγκαινιάσουν το data center
campus της γαλλικής εταιρείας Data 4 στη βιομηχανική ζώνη της Παιανίας. To συγκεκριμένο
data center campus έχει προϋπολογισμό 300 εκατ. ευρώ, έχει εξασφαλίσει εγγύτητα με
σημαντικούς ενεργειακούς πόρους και θα κατασκευαστεί σε οικόπεδο 75 στρεμμάτων.

https://www.newmoney.gr/dark-room/o-k-m-o-samaras-o-karamanlis-i-ekloges-pou-den-iparchoun-ke-i-epikindini-strofi-o-polson-ke-i-trapezites-o-telis-ke-to-freno-sto-porto-karras/


https://www.newmoney.gr/category/fine-living/

 Publication date: 18/11/2024 07:20

 Similar Stats ranking (Greece): 124

 link

Πληροφορίες αναφέρουν ότι το συγκεκριμένο Data Center θα λειτουργήσει ως ο 3ος χώρος
τροφοδότησης και αποθήκευσης των υπέρογκων δεδομένων της Microsoft στην Ελλάδα.
Θα σκάσει η φούσκα στα χέρια του Τραμπ;
-Οι αγορές έχουν φουσκώσει, το Δημόσιο Χρέος έχει σπάσει κάθε προηγούμενο ρεκόρ και δεν
είναι λίγοι οι Αμερικανοί αναλυτές που προβλέπουν τώρα ότι η «χρηματιστηριακή φούσκα» της
Wall Street θα σκάσει στα χέρια του νέου Προέδρου, που δεν έχει τις ευαισθησίες και τις
αγωνίες για μια «ομαλή προσγείωση». Ήδη στις αγορές ομολόγων η απόδοση του 30ετούς
αμερικανικού κρατικού ομολόγου είναι μεγαλύτερη από το επιτόκιο της Κεντρικής Τράπεζας
(4,75%) κι αυτό συμβαίνει για πρώτη φορά από το 4ο τρίμηνο του 2022. Παρά τις διαδοχικές
μειώσεις επιτοκίων της FED, η απόδοση του 30ετούς κρατικού ομολόγου έχει αυξηθεί πάνω
από 60 μονάδες βάσης τους τελευταίους 2 μήνες. Η οικονομική θεωρία (και στατιστική) λένε ότι
κάθε φορά που η καμπύλη αποδόσεων γινόταν θετική, μια ύφεση στις ΗΠΑ συνέβαινε μέσα σε
λίγους μήνες. Ο μοναδικός τρόπος να διαψευστεί η θεωρία και η στατιστική (δηλαδή, όταν οι
μακροπρόθεσμες αποδόσεις είναι μεγαλύτερες των βραχυπρόθεσμων επιτοκίων, έρχεται
ύφεση), είναι να επιτευχθεί η περιβόητη «ομαλή προσγείωση» (soft landing).
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Οι τράπεζες και το Bloomberg - Τι γίνεται με τις προμήθειες; - Στο δρόμο της ΒΙΣ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η νέα εποχή των ελληνικών τραπεζών
Οι ελληνικές τράπεζες στη νέα εποχή είναι το θέμα της εκδήλωσης που διοργανώνει σήμερα το
Bloomberg σε κεντρικό ξενοδοχείο της Αθήνας. Κατά την εκδήλωση θα πραγματοποιηθούν
μεταξύ άλλων τρεις συζητήσεις με τη δημοσιογράφο του Bloomberg TV Francine Lacqua. Η
πρώτη με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, η δεύτερη με τον διοικητή της Τράπεζας της
Ελλάδας, Γιάννη Στουρνάρα και η τρίτη με τους CEOs των ελληνικών τραπεζών. Να σημειώσω
ότι αυτή είναι η πρώτη φορά που γίνεται κάτι τέτοιο από το Bloomberg εδώ και αυτό έχει τη
σημασία του.
Όταν έχεις μεγάλο ταμείο…
Όταν έχεις μεγάλο ταμείο φαίνεται ότι μπορεί να δανείζεις και τις θυγατρικές σου. Kάπως έτσι
συνέβη με τον όμιλο Eλλάκτωρ και τη θυγατρική του Reds η οποία έλαβε ομολογιακό δάνειο 65
εκατομμυρίων ευρώ με επιτόκιο ετήσιο euribor συν 2,65%. Είναι σαφές ότι το επιτόκιο είναι
χαμηλότερο από αυτό που δίνουν οι τράπεζες καθώς πρέπει να λάβουμε υπ όψιν πέρα από το
χαμηλό spread το Euribor έτους είναι λίγο χαμηλότερα από to 2,5% ενώ του τριμήνου που
δανείζουν συνήθως οι τράπεζες είναι στο 3%. Σε τρέχον επιτόκιο η θυγατρική θα πληρώνει
περίπου 5,1% ενώ οι τόκοι είναι καταβλητέοι στη λήξη του δανείου που είναι σε 7 χρόνια.
Τι γίνεται με τις προμήθειες;
Παρά τα έργα που αναλαμβάνει συνεχίζει να μην παίρνει ανάσα στο Xρηματιστήριο η μετοχή
της Cenergy. Συνεχίζει να διαπραγματεύεται σε επίπεδα κάτω των 9 ευρώ που ήταν η τιμή
διάθεσης στην τελευταία αύξηση του μετοχικού της κεφαλαίου και την περασμένη Παρασκευή
έκλεισε στα 8,50 ευρώ. Είναι εύλογη απορία πώς γίνεται να αγοράζουν θεσμικοί στα 9ευρώ και
αμέσως μετά οι πωλήσεις να πέφτουν σύννεφο. Έχει ελέγξει κάποιος τι συμβαίνει με τις
προμήθειες;
Στο δρόμο της ΒΙΣ
Ακούγεται το δρόμο της ΒΙΣ ετοιμάζεται να πάρει και άλλη εταιρία που βλέπει ότι δεν έχει
προοπτική με τα μέτρα που έχουν ληφθεί στο Χρηματιστήριο για τη διασπορά και την
επιτήρηση. Θέλουμε να πιστεύουμε ότι θα αλλάξουν γνώμη οι βασικοί μέτοχοι αν και
πιστεύουν ότι πρέπει να βιαστούν πριν ψηφιστεί νομοσχέδιο του ΥΠΟΙΚ για την Κεφαλαιαγορά
προκειμένου να προλάβουν εμπλοκές. Όπως πάνε τα πράγματα προβλέπεται και νέα μείωση
του αριθμού των εισηγμένων.
Η πολιτική Τραμπ και οι τράπεζες
Πριν ξςκινήσει η νέα διακυβέρνηση στις ΗΠΑ, οι πάντες ανασκουμπώνονται και
αναρρωτιούνται πόσο θα αλλάξουν τα πράγματα για τις τράπεζες. Ο Τράμπ υπήρξε σαφής:
Πρώτα η Αμερική. Ο καθένας κάνει την μετάφρασή του τι σημαίνει αυτό σε δασμούς, σε
επιτόκια, σε κλίμα και προσαρμόζεται. Γιατί αν η Ευρώπη απομονωθεί έναντι των ΗΠΑ σε
επίπεδο πολιτικών, τα πράγματα δεν θα πάνε και πολύ καλά.
Εντυπωσιακή πάντως είναι η επιλογή του νέου Προέδρου σε ότι αφορά τον υπουργό του
ενεργειακού χαρτοφυλακίου της κυβέρνησής του. Σε αυτή τη θέση εμπιστεύτηκε τον πετρελαιά
Chris Wright έναν άνθρωπο που έχει πολλαπλώς εκδηλώσει την αντίθεσή του στις κλιματικές
πολιτικές λόγω κόστους.
Οι επιλογές του Ντόναλτ Τραμπ θα σημαδέψουν σύντομα τις επιλογές της ΕΚΤ σε διάφορους
τομείς απαιτήσεων ως προς τα πιστωτικά ιδρύματα.
Merry Christmas
Ενα ειδικό ενδιαφέρον θα έχει το συνέδριο του Capital Link το οποίο βραβεύει τον διοικητή της
ΤτΕ Γιάννη Στουρνάρα τον οποίο προλογίζει ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager
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– Paulson & Co.
Το γιατί έχει ενδιαφέρον η παρουσία Paulson στο συνέδριο αυτό σας αφήνω να το μαντέψετε.
Κατά τα λοιπά πολλά κυβερνητικά στελέχη και όχι μόνον που θα βρεθούν στο συνέδριο θα
έχουν την ευκαιρία να απολαύσουν μια καταστολισμένη Νέα Υόρκη μιας και το συνέδριο
λαμβάνει χώρα στις 9 Δεκεμβρίου.
O παλιός ο χρόνος
Και τώρα που τελείωσαν τα αποτελέσματα ποιο είναι το επόμενο βήμα των τραπεζών. Να
δώσουν όσο το δυνατόν περισσότερα δάνεια ως το τέλος του έτους. Και αυτό αφενός για να
κλείσει η χρονιά με μεγάλη πιστωτική επέκταση αλλά και γιατί από την επόμενη χρονιά τα
επιτόκια θα αυξηθούν.
Επομένως είναι σημαντικό να εκταμιευθούν σε ιδιώτες και επιχειρήσεις δάνεια μέχρι τις 31
Δεκεμβρίου.
Χωρίς πρόβλημα για την Ελλάδα η αναδιάρθρωση της Intrum
Η διαδικασία κεφαλαιακής αναδιάρθρωσης του Ομίλου Intrum δεν επηρεάζει τη δραστηριότητά
του – και τη δραστηριότητα της Intrum στην Ελλάδα, η οποία καταγράφει σταθερά υψηλές
επιδόσεις σε όλα τα επίπεδα. Και αυτά τα λέμε επειδή πραγματοποιήθηκε την Παρασκευή το
επόμενο βήμα για την αναδιάρθρωση του Ομίλου Intrum, με την κατάθεση στα αμερικανικά
δικαστήρια εθελοντικής αίτησης με βάση τη διαδικασία του Chapter 11 του σχετικού νόμου στις
ΗΠΑ.
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Τρία ορόσημα και μία έκπληξη – «Οπλισμένη» η Ελλάδα στο επενδυτικό «σαφάρι» στη
Νέα Υόρκη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μηδενισμός δημοσιονομικού ελλείμματος και προοπτική πλεονάσματος ήδη από  το 2025,
εκπλήσσοντας ευχάριστα τις αγορές. Πρόωρη αποπληρωμή χρέους το Δεκέμβριο, αυτή τη
φορά από τον «κουμπαρά» των 15,9 δισ. ευρώ που είχε δεσμεύσει ο ESM. Ανάπτυξη σταθερά
άνω του 2% την τρέχουσα τριετία και χρέος που βαίνει σταθερά μειούμενο.
Με αυτά τα «όπλα» στη φαρέτρα η πολυπληθής ελληνική αποστολή θα συμμετάσχει στο
επενδυτικό Forum που διοργανώνει η Capital Link στη Νέα Υόρκη στις 9 Δεκεμβρίου με τη
συμμετοχή πολλών κρατικών αξιωματούχων, τραπεζικών και επιχειρηματικών στελεχών. Αυτό
αναμένεται να είναι και το μήνυμα που θα εκπέμψει ο Κυριάκος Μητσοτάκης κηρύσσοντας την
έναρξη του συνεδρίου με έναν  ολιγόλεπτο εναρκτήριο, εξ’ αποστάσεως, χαιρετισμό καλώντας
τους επενδυτές να εμπιστευθούν την αναπτυξιακή δυναμική της χώρας επιταχύνοντας τις
επενδύσεις που έχει ανάγκη η χώρα για να πετύχει ανάπτυξη που θα έχει διάρκεια και μετά το
2027 μετά δηλαδή την ολοκλήρωση του Ταμείου Ανάκαμψης.
Βεβαίως όπως είπε πρόσφατα και ο Πρωθυπουργός η προώθηση της χώρας στο εξωτερικό
δεν είναι απλά μια υπόθεση marketing αφού οι επενδυτές μπορεί να ακούν πολλά αλλά στο
τέλος της ημέρας εκείνο που μιλάει είναι οι αριθμοί.
Οι βασικές εξελίξεις
Στο πεδίο λοιπόν των αριθμών τέσσερις είναι οι βασικές εξελίξεις όσον αφορά στο
δημοσιονομικό μέτωπο:
Η έναρξη της εποχής παραγωγής και δημοσιονομικών, όχι μόνο πρωτογενών πλεονασμάτων.
Για τη θετική εξέλιξη προϊδέασε προ ημερών ο Κ. Χατζηδάκης. Αν και  φέτος αυτό δεν
διαφαίνεται εντούτοις το 2025 φαίνεται πως θα είναι η χρονιά που θα γυρίσουμε σελίδα
πετυχαίνοντας και οριακό συνολικό δημοσιονομικό πλεόνασμα σε μια συγκυρία που η χώρα
αναπτύσσεται και μειώνονται οι φόροι.
Η νέα πρόωρη αποπληρωμή δανείων από το πρώτο Μνημόνιο. Εδώ υπάρχει ένα σημαντικό
θέμα. Αυτή τη φορά μέρος των συνολικά 7,9 δισ. ευρώ που θα προεξοφληθούν θα προέλθουν
από τον «κουμπαρά» του ESM συνολικού ύψους 15,9 δις. ευρώ που είχε δεσμευθεί σαν
εγγύηση για να βγει η χώρα από τα Μνημόνια το 2018.
Πλέον εάν ο ESM κάνει την αποδέσμευση θα έχουμε ένα ακόμη σήμα εμπιστοσύνης για τη
φερεγγυότητα της χώρας έναντι των πιστωτών της καθώς οι Ευρωπαίοι παραμένουν ο
μεγαλύτερος πιστωτής της Ελλάδας.
Η ανάπτυξη αναμένεται να κινηθεί άνω του 2% την τρέχουσα τριετία. Η Κομισιόν προέβλεψε
ανάπτυξη 2,3% το 2024 και 2,2% το 2025. Υπάρχει βέβαια ένας προβληματισμός στους
αναλυτές αλλά και στο οικονομικό επιτελείο για την επίπτωση που θα υπάρξει από ένα
ενδεχόμενο μεγαλύτερης επιβράδυνσης στην ευρωζώνη τον επόμενο χρόνο, και σε ποιο
βαθμό το ανάχωμα του ΤΑΑ θα αναχαιτίσει τις πρόσθετες πιέσεις, θέμα που αναμένεται να
τεθεί και από τους ξένους εκπροσώπους στο νέο Road Show για την ελληνική οικονομία
Το χρέος παραμένει σε πτωτική τροχιά και αυτή αναμένεται να συνεχιστεί τα επόμενα χρόνια
με τη χώρα να επωφελείται από ένα ευνοϊκό προφίλ εξυπηρέτησης αλλά και το
θετικό track record που έχει καταγράψει τα τελευταία χρόνια. Δεν είναι τυχαίο πως η απόδοση
του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου κατάφερε να αφήσει πίσω την αντίστοιχη και
των…γαλλικών για ένα διάστημα, κάτι που πριν λίγα χρόνια θα ήταν απλώς ένα σενάριο
επιστημονικής φαντασίας.
Το αφήγημα και οι τράπεζες
Last but not least, το αφήγημα της Αθήνας ενισχύεται και από τις εξελίξεις στο
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χρηματοπιστωτικό κλάδο, που ενδυναμώνει τα αποτελέσματα του και αφήνει πίσω ταχύτερα
σημαντικά θέματα όπως ο DTC, ενώ παράλληλα ενισχύεται και η κρίσιμη μάζα των
επιχειρήσεων που ενισχύουν τα μεγέθη τους διεκδικώντας χρηματοδότηση.
Όλα αυτά συνθέτουν μια δυναμική, η οποία βέβαια συνοδεύεται από την ύπαρξη χρόνιων
προβλημάτων όπως οι καθυστερήσεις σε κρίσιμες μεταρρυθμίσεις, όπως το Κτηματολόγιο, η
αντιμετώπιση της γραφειοκρατίας ειδικά σε ότι αφορά στις επιχειρήσεις, οι χαμηλές, ακόμη,
αμοιβές στη χώρα που δεν αποτελούν κίνητρο παραμονής για το επιστημονικό ταλέντο της
χώρας, καθώς και ο χαμηλός βηματισμός στις πολιτικές που θα στρέψουν τη χώρα σε ένα πιο
ανθεκτικό παραγωγικό μοντέλο. Θέματα που τα γνωρίζουν πολύ καλά και οι επενδυτές,
αναμένοντας δείγματα γραφής τους επόμενους μήνες προκειμένου να μη χαθεί κι άλλος
χρόνος πολύτιμων εισροών που θα ενισχύσουν το θετικό μομέντουμ στο δημοσιονομικό πεδίο.
Ο χρόνος άλλωστε δεν ήταν ποτέ καλός σύμμαχος για την οικονομία τουλάχιστον κατά την
τελευταία , ταραχώδη, 15ετια, που χαρακτηρίστηκε από πολλές χρονοβόρες παλινωδίες, με
πολιτικές αποφάσεις, οι οποίες στο τέλος κόστισαν χρήμα και επενδύσεις.
Διαβάστε επίσης:
BofA: Η Ελλάδα συνεχίζει να υπεραποδίδει – Σε ποιες μετοχές ποντάρει
Intrakat (Aktor Group): «Κλειδωμένο» το 68,2% της ΑΜΚ των 200 εκατ.
Attica Bank: Αναβάθμιση από τη Moody’s – Θετικές οι προοπτικές

Μηδενισμός δημοσιονομικού ελλείμματος και προοπτική πλεονάσματος ήδη από  το 2025,
εκπλήσσοντας ευχάριστα τις αγορές. Πρόωρη αποπληρωμή χρέους το Δεκέμβριο, αυτή τη
φορά από τον «κουμπαρά» των 15,9 δισ. ευρώ που είχε δεσμεύσει ο ESM. Ανάπτυξη σταθερά
άνω του 2% την τρέχουσα τριετία και χρέος που βαίνει σταθερά μειούμενο.
Με αυτά τα «όπλα» στη φαρέτρα η πολυπληθής ελληνική αποστολή θα συμμετάσχει στο
επενδυτικό Forum που διοργανώνει η Capital Link στη Νέα Υόρκη στις 9 Δεκεμβρίου με τη
συμμετοχή πολλών κρατικών αξιωματούχων, τραπεζικών και επιχειρηματικών στελεχών. Αυτό
αναμένεται να είναι και το μήνυμα που θα εκπέμψει ο Κυριάκος Μητσοτάκης κηρύσσοντας την
έναρξη του συνεδρίου με έναν  ολιγόλεπτο εναρκτήριο, εξ’ αποστάσεως, χαιρετισμό καλώντας
τους επενδυτές να εμπιστευθούν την αναπτυξιακή δυναμική της χώρας επιταχύνοντας τις
επενδύσεις που έχει ανάγκη η χώρα για να πετύχει ανάπτυξη που θα έχει διάρκεια και μετά το
2027 μετά δηλαδή την ολοκλήρωση του Ταμείου Ανάκαμψης.
Βεβαίως όπως είπε πρόσφατα και ο Πρωθυπουργός η προώθηση της χώρας στο εξωτερικό
δεν είναι απλά μια υπόθεση marketing αφού οι επενδυτές μπορεί να ακούν πολλά αλλά στο
τέλος της ημέρας εκείνο που μιλάει είναι οι αριθμοί.
Οι βασικές εξελίξεις
Στο πεδίο λοιπόν των αριθμών τέσσερις είναι οι βασικές εξελίξεις όσον αφορά στο
δημοσιονομικό μέτωπο:
Η έναρξη της εποχής παραγωγής και δημοσιονομικών, όχι μόνο πρωτογενών πλεονασμάτων.
Για τη θετική εξέλιξη προϊδέασε προ ημερών ο Κ. Χατζηδάκης. Αν και  φέτος αυτό δεν
διαφαίνεται εντούτοις το 2025 φαίνεται πως θα είναι η χρονιά που θα γυρίσουμε σελίδα
πετυχαίνοντας και οριακό συνολικό δημοσιονομικό πλεόνασμα σε μια συγκυρία που η χώρα
αναπτύσσεται και μειώνονται οι φόροι.
Η νέα πρόωρη αποπληρωμή δανείων από το πρώτο Μνημόνιο. Εδώ υπάρχει ένα σημαντικό
θέμα. Αυτή τη φορά μέρος των συνολικά 7,9 δισ. ευρώ που θα προεξοφληθούν θα προέλθουν
από τον «κουμπαρά» του ESM συνολικού ύψους 15,9 δις. ευρώ που είχε δεσμευθεί σαν
εγγύηση για να βγει η χώρα από τα Μνημόνια το 2018.
Πλέον εάν ο ESM κάνει την αποδέσμευση θα έχουμε ένα ακόμη σήμα εμπιστοσύνης για τη
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φερεγγυότητα της χώρας έναντι των πιστωτών της καθώς οι Ευρωπαίοι παραμένουν ο
μεγαλύτερος πιστωτής της Ελλάδας.
Η ανάπτυξη αναμένεται να κινηθεί άνω του 2% την τρέχουσα τριετία. Η Κομισιόν προέβλεψε
ανάπτυξη 2,3% το 2024 και 2,2% το 2025. Υπάρχει βέβαια ένας προβληματισμός στους
αναλυτές αλλά και στο οικονομικό επιτελείο για την επίπτωση που θα υπάρξει από ένα
ενδεχόμενο μεγαλύτερης επιβράδυνσης στην ευρωζώνη τον επόμενο χρόνο, και σε ποιο
βαθμό το ανάχωμα του ΤΑΑ θα αναχαιτίσει τις πρόσθετες πιέσεις, θέμα που αναμένεται να
τεθεί και από τους ξένους εκπροσώπους στο νέο Road Show για την ελληνική οικονομία
Το χρέος παραμένει σε πτωτική τροχιά και αυτή αναμένεται να συνεχιστεί τα επόμενα χρόνια
με τη χώρα να επωφελείται από ένα ευνοϊκό προφίλ εξυπηρέτησης αλλά και το
θετικό track record που έχει καταγράψει τα τελευταία χρόνια. Δεν είναι τυχαίο πως η απόδοση
του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου κατάφερε να αφήσει πίσω την αντίστοιχη και
των…γαλλικών για ένα διάστημα, κάτι που πριν λίγα χρόνια θα ήταν απλώς ένα σενάριο
επιστημονικής φαντασίας.
Το αφήγημα και οι τράπεζες
Last but not least, το αφήγημα της Αθήνας ενισχύεται και από τις εξελίξεις στο
χρηματοπιστωτικό κλάδο, που ενδυναμώνει τα αποτελέσματα του και αφήνει πίσω ταχύτερα
σημαντικά θέματα όπως ο DTC, ενώ παράλληλα ενισχύεται και η κρίσιμη μάζα των
επιχειρήσεων που ενισχύουν τα μεγέθη τους διεκδικώντας χρηματοδότηση.
Όλα αυτά συνθέτουν μια δυναμική, η οποία βέβαια συνοδεύεται από την ύπαρξη χρόνιων
προβλημάτων όπως οι καθυστερήσεις σε κρίσιμες μεταρρυθμίσεις, όπως το Κτηματολόγιο, η
αντιμετώπιση της γραφειοκρατίας ειδικά σε ότι αφορά στις επιχειρήσεις, οι χαμηλές, ακόμη,
αμοιβές στη χώρα που δεν αποτελούν κίνητρο παραμονής για το επιστημονικό ταλέντο της
χώρας, καθώς και ο χαμηλός βηματισμός στις πολιτικές που θα στρέψουν τη χώρα σε ένα πιο
ανθεκτικό παραγωγικό μοντέλο. Θέματα που τα γνωρίζουν πολύ καλά και οι επενδυτές,
αναμένοντας δείγματα γραφής τους επόμενους μήνες προκειμένου να μη χαθεί κι άλλος
χρόνος πολύτιμων εισροών που θα ενισχύσουν το θετικό μομέντουμ στο δημοσιονομικό πεδίο.
Ο χρόνος άλλωστε δεν ήταν ποτέ καλός σύμμαχος για την οικονομία τουλάχιστον κατά την
τελευταία , ταραχώδη, 15ετια, που χαρακτηρίστηκε από πολλές χρονοβόρες παλινωδίες, με
πολιτικές αποφάσεις, οι οποίες στο τέλος κόστισαν χρήμα και επενδύσεις.
Διαβάστε επίσης:
BofA: Η Ελλάδα συνεχίζει να υπεραποδίδει – Σε ποιες μετοχές ποντάρει
Intrakat (Aktor Group): «Κλειδωμένο» το 68,2% της ΑΜΚ των 200 εκατ.
Attica Bank: Αναβάθμιση από τη Moody’s – Θετικές οι προοπτικές
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Τρία ορόσημα και μία έκπληξη – «Οπλισμένη» η Ελλάδα στο επενδυτικό «σαφάρι» στη
Νέα Υόρκη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Πολυπληθής ελληνική αποστολή θα συμμετάσχει στο επενδυτικό Forum που διοργανώνει
η Capital Link στη Νέα Υόρκη στις 9 Δεκεμβρίου
Ελευθερία Αρλαπάνου Κυριάκος Μητσοτάκης και Κωστής Χατζηδάκης
Περιεχόμενα
Οι βασικές εξελίξειςΤο αφήγημα και οι τράπεζες
Μηδενισμός δημοσιονομικού ελλείμματος και προοπτική πλεονάσματος ήδη από  το 2025,
εκπλήσσοντας ευχάριστα τις αγορές. Πρόωρη αποπληρωμή χρέους το Δεκέμβριο, αυτή τη
φορά από τον «κουμπαρά» των 15,9 δισ. ευρώ που είχε δεσμεύσει ο ESM. Ανάπτυξη σταθερά
άνω του 2% την τρέχουσα τριετία και χρέος που βαίνει σταθερά μειούμενο.
Με αυτά τα «όπλα» στη φαρέτρα η πολυπληθής ελληνική αποστολή θα συμμετάσχει στο
επενδυτικό Forum που διοργανώνει η Capital Link στη Νέα Υόρκη στις 9 Δεκεμβρίου με τη
συμμετοχή πολλών κρατικών αξιωματούχων, τραπεζικών και επιχειρηματικών στελεχών. Αυτό
αναμένεται να είναι και το μήνυμα που θα εκπέμψει ο Κυριάκος Μητσοτάκης κηρύσσοντας την
έναρξη του συνεδρίου με έναν  ολιγόλεπτο εναρκτήριο, εξ’ αποστάσεως, χαιρετισμό καλώντας
τους επενδυτές να εμπιστευθούν την αναπτυξιακή δυναμική της χώρας επιταχύνοντας τις
επενδύσεις που έχει ανάγκη η χώρα για να πετύχει ανάπτυξη που θα έχει διάρκεια και μετά το
2027 μετά δηλαδή την ολοκλήρωση του Ταμείου Ανάκαμψης.
Βεβαίως όπως είπε πρόσφατα και ο Πρωθυπουργός η προώθηση της χώρας στο εξωτερικό
δεν είναι απλά μια υπόθεση marketing αφού οι επενδυτές μπορεί να ακούν πολλά αλλά στο
τέλος της ημέρας εκείνο που μιλάει είναι οι αριθμοί.
Οι βασικές εξελίξεις
Στο πεδίο λοιπόν των αριθμών τέσσερις είναι οι βασικές εξελίξεις όσον αφορά στο
δημοσιονομικό μέτωπο:
Η έναρξη της εποχής παραγωγής και δημοσιονομικών, όχι μόνο πρωτογενών πλεονασμάτων.
Για τη θετική εξέλιξη προϊδέασε προ ημερών ο Κ. Χατζηδάκης. Αν και  φέτος αυτό δεν
διαφαίνεται εντούτοις το 2025 φαίνεται πως θα είναι η χρονιά που θα γυρίσουμε σελίδα
πετυχαίνοντας και οριακό συνολικό δημοσιονομικό πλεόνασμα σε μια συγκυρία που η χώρα
αναπτύσσεται και μειώνονται οι φόροι.
Η νέα πρόωρη αποπληρωμή δανείων από το πρώτο Μνημόνιο. Εδώ υπάρχει ένα σημαντικό
θέμα. Αυτή τη φορά μέρος των συνολικά 7,9 δισ. ευρώ που θα προεξοφληθούν θα προέλθουν
από τον «κουμπαρά» του ESM συνολικού ύψους 15,9 δις. ευρώ που είχε δεσμευθεί σαν
εγγύηση για να βγει η χώρα από τα Μνημόνια το 2018.
Πλέον εάν ο ESM κάνει την αποδέσμευση θα έχουμε ένα ακόμη σήμα εμπιστοσύνης για τη
φερεγγυότητα της χώρας έναντι των πιστωτών της καθώς οι Ευρωπαίοι παραμένουν ο
μεγαλύτερος πιστωτής της Ελλάδας.
Η ανάπτυξη αναμένεται να κινηθεί άνω του 2% την τρέχουσα τριετία. Η Κομισιόν προέβλεψε
ανάπτυξη 2,3% το 2024 και 2,2% το 2025. Υπάρχει βέβαια ένας προβληματισμός στους
αναλυτές αλλά και στο οικονομικό επιτελείο για την επίπτωση που θα υπάρξει από ένα
ενδεχόμενο μεγαλύτερης επιβράδυνσης στην ευρωζώνη τον επόμενο χρόνο, και σε ποιο
βαθμό το ανάχωμα του ΤΑΑ θα αναχαιτίσει τις πρόσθετες πιέσεις, θέμα που αναμένεται να
τεθεί και από τους ξένους εκπροσώπους στο νέο Road Show για την ελληνική οικονομία
Το χρέος παραμένει σε πτωτική τροχιά και αυτή αναμένεται να συνεχιστεί τα επόμενα χρόνια
με τη χώρα να επωφελείται από ένα ευνοϊκό προφίλ εξυπηρέτησης αλλά και το
θετικό track record που έχει καταγράψει τα τελευταία χρόνια. Δεν είναι τυχαίο πως η απόδοση
του ελληνικού δεκαετούς ομολόγου κατάφερε να αφήσει πίσω την αντίστοιχη και
των…γαλλικών για ένα διάστημα, κάτι που πριν λίγα χρόνια θα ήταν απλώς ένα σενάριο
επιστημονικής φαντασίας.
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Το αφήγημα και οι τράπεζες
Last but not least, το αφήγημα της Αθήνας ενισχύεται και από τις εξελίξεις στο
χρηματοπιστωτικό κλάδο, που ενδυναμώνει τα αποτελέσματα του και αφήνει πίσω ταχύτερα
σημαντικά θέματα όπως ο DTC, ενώ παράλληλα ενισχύεται και η κρίσιμη μάζα των
επιχειρήσεων που ενισχύουν τα μεγέθη τους διεκδικώντας χρηματοδότηση.
Όλα αυτά συνθέτουν μια δυναμική, η οποία βέβαια συνοδεύεται από την ύπαρξη χρόνιων
προβλημάτων όπως οι καθυστερήσεις σε κρίσιμες μεταρρυθμίσεις, όπως το Κτηματολόγιο, η
αντιμετώπιση της γραφειοκρατίας ειδικά σε ότι αφορά στις επιχειρήσεις, οι χαμηλές, ακόμη,
αμοιβές στη χώρα που δεν αποτελούν κίνητρο παραμονής για το επιστημονικό ταλέντο της
χώρας, καθώς και ο χαμηλός βηματισμός στις πολιτικές που θα στρέψουν τη χώρα σε ένα πιο
ανθεκτικό παραγωγικό μοντέλο. Θέματα που τα γνωρίζουν πολύ καλά και οι επενδυτές,
αναμένοντας δείγματα γραφής τους επόμενους μήνες προκειμένου να μη χαθεί κι άλλος
χρόνος πολύτιμων εισροών που θα ενισχύσουν το θετικό μομέντουμ στο δημοσιονομικό πεδίο.
Ο χρόνος άλλωστε δεν ήταν ποτέ καλός σύμμαχος για την οικονομία τουλάχιστον κατά την
τελευταία , ταραχώδη, 15ετια, που χαρακτηρίστηκε από πολλές χρονοβόρες παλινωδίες, με
πολιτικές αποφάσεις, οι οποίες στο τέλος κόστισαν χρήμα και επενδύσεις.
Διαβάστε επίσης:
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Ρωσικό πετρέλαιο: Ο σκοτεινός στόλος και τα απίστευτα δισεκατομμύρια δολάρια
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι μπίζνες με το ρωσικό πετρέλαιο και τις μεταφορτώσεις στο Λακωνικό κόλπο και σε πολλά
άλλα σημεία εξόργισαν τις Βρυξέλλες που απαιτούν πλέον από τα κράτη-μέλη να μπλοκάρουν
όλους τους θαλάσσιους δρόμους του λαθρεμπορίου, αναφέρει το Πρώτο Θέμα. Σύνταξη
Το μεσημέρι της περασμένης Παρασκευής, το θηριώδες τάνκερ «Atila» 301.000 τόνων με
σημαία Καμερούν, έπλεε με ανοιχτό το GPS μεταξύ των ακτών της Μαυριτανίας και του
Πράσινου Ακρωτηρίου. Μερικές ώρες νωρίτερα η KPLER, η μητρική του γνωστού marine traffic
που ασχολείται με αναλύσεις στον πετρελαϊκό τομέα, είχε συλλάβει το «Atila» λίγο πιο βόρεια,
ανοιχτά των ακτών της Δυτικής Αφρικής, να μεταγγίζει πετρέλαιο από δύο άλλα μικρότερα
τάνκερ, το 159.000 τόνων «Sakaraya» και το 158.000 τόνων «Cankiri». Στις περιπτώσεις αυτές
τα GPS απενεργοποιούνται, αλλά οι δορυφόροι «βλέπουν» τη δραστηριότητα του «σκοτεινού
στόλου», σημειώνει σε εκτενές ρεπορτάζ το Πρώτο Θέμα.
Σύμφωνα με το marine traffic προορισμός του «Atila» είναι το λιμάνι του Κέιπ Τάουν στη Νότια
Αφρική, η οποία είναι ένας από τους καλύτερους πελάτες για το ρωσικό πετρέλαιο, ειδικά μετά
την επιβολή των κυρώσεων λόγω της εισβολής του Πούτιν στην Ουκρανία.
Ήταν όμως η «ελληνική» πτυχή του μεγάλου παιχνιδιού με το ρωσικό πετρέλαιο που ώθησε
την περασμένη εβδομάδα το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο να εκδώσει ψήφισμα με το οποίο ζητά
από τα κράτη-μέλη την αποτελεσματική εφαρμογή των κυρώσεων που έχουν επιβληθεί κατά
της Ρωσίας.
Το ψήφισμα έρχεται μετά τις αποκαλύψεις μεγάλων αμερικανικών ΜΜΕ, όπως το Bloomberg
και το CNN για τα… Ελντοράντο του ρωσικού μαύρου χρυσού στο Λακωνικό κόλπο. Τα
αμερικανικά ΜΜΕ με φωτογραφικά ντοκουμέντα αποκάλυψαν την επιχείρηση που έχει στηθεί
στο Λακωνικό κόλπο, στα διεθνή ύδατα, 6 ναυτικά μίλια μακριά από τις ακτές, όπου
δεξαμενόπλοια που ανήκουν στο λεγόμενο «σκιώδη στόλο» κάνουν μεταφορτώσεις ρωσικού
πετρελαίου παρακάμπτοντας τις διεθνείς κυρώσεις που έχουν επιβληθεί σε βάρος της Ρωσίας.
«Απίστευτα προσοδοφόρο»
Όπως επισημαίνουν στελέχη ναυτιλιακών εταιρειών, τα κέρδη που μπορούν να προκύψουν
από μία παράκαμψη των κυρώσεων κατά της Ρωσίας είναι τεράστια, λόγω των σημαντικών
χρηματικών ποσών που κυκλοφορούν στην εμπορία του φορτίου ενός και μόνο
δεξαμενόπλοιου: «Είναι κάτι απίστευτα προσοδοφόρο» σχολιάζουν. «Ο πειρασμός να το
κάνουν αυτό είναι τεράστιος για τους εμπόρους και για όλους όσοι εμπλέκονται στη
συγκεκριμένη εφοδιαστική αλυσίδα. Μπορούν να βγάλουν 10 – 40 εκατ. δολάρια μέσα σε
τέσσερις ή πέντε μήνες. Δεν υπάρχει κάποια άλλη ευκαιρία στον κόσμο για να το κάνουν
αυτό».
Σύμφωνα με εκτιμήσεις του ουκρανικού think tank KSE, τα τελευταία δύο χρόνια ο όγκος του
ρωσικού πετρελαίου που μεταφέρεται από αυτά τα δεξαμενόπλοια αυξάνεται σταθερά
φτάνοντας τα 4,1 εκατομμύρια βαρέλια την ημέρα τον Ιούνιο του 2024, δηλαδή
αντιπροσωπεύει το 70% των συνολικών θαλασσίων εξαγωγών της Ρωσίας.
Στο μεταξύ ο σκιώδης στόλος δεξαμενόπλοιων ενδυναμώνει συνεχώς την παρουσία του στα
διεθνή ύδατα. Από τον Ιανουάριο ως τον Αύγουστο του 2024, στην Ευρώπη καταγράφηκε
αύξηση 277% δεξαμενόπλοιων του «σκοτεινού στόλου», τα οποία διέσχισαν τα στενά της
Δανίας σε σύγκριση με την ίδια περίοδο του 2022. Την ίδια περίοδο, τα στενά του Ντόβερ και
του Γιβραλτάρ παρουσίαζαν 355% αύξηση σε σύγκριση με το 2022, ενώ στη διώρυγα του
Σουέζ παρατηρήθηκε αύξηση 649% το ίδιο διάστημα. Σημαντικές αυξήσεις του σκιώδους
αριθμού πλοίων καταγράφηκαν και στα στενά της Κορέας και στα στενά της Μαλάκα στη
Μαλαισία.
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Τον Ιούνιο του 2024 το 70% του θαλάσσιου πετρελαίου της Ρωσίας μεταφερόταν από τον
σκιώδη στόλο, για τη συγκρότηση του οποίου η Ρωσία εκτιμάται ότι δαπάνησε 10
δισεκατομμύρια δολάρια σύμφωνα με το KSE. Αυτό περιελάμβανε το 89% των συνολικών
αποστολών αργού πετρελαίου της Ρωσίας, τα περισσότερα από τα οποία διαπραγματεύονταν
πάνω από το ανώτατο όριο τιμών των 60 δολαρίων ανά βαρέλι από τα μέσα του 2023 και το
38% των ρωσικών μεταφορών προϊόντων πετρελαίου.
Ο ναυλομεσιτικός οίκος BRS Shipbrokers χωρίζει τον σκιώδη στόλο σε τέσσερις κατηγορίες:
1 Πλοία στα οποία έχουν επιβληθεί κυρώσεις και ταξιδεύουν υπό ρωσική η ιρανική σημαία.
Πλοία ιδιωτικών συμφερόντων που είναι η μεγαλύτερη και γηραιότερη κατηγορία στα οποία
έχουν επιβληθεί κυρώσεις και μεταφέρουν ιρανικό πετρέλαιο στην Κίνα.Πλοία που
αγοράστηκαν για να μεταφέρουν αποκλειστεί ρωσικό πετρέλαιο.Πλοία που ανήκουν σε
νεοσύστατες ναυτιλιακές εταιρείες που εμφανίστηκαν αμέσως μετά την επιβολή των πρώτων
κυρώσεων και δραστηριοποιούνται τόσο στο εμπόριο ρωσικού πετρελαίου όσο και εμπορικές
διαδρομέςΠαράλληλα σύμπαντα
Με την πάροδο του χρόνου το θέμα με τον σκιώδη στόλο όμως έχει πάρει άλλες διαστάσεις
σχεδόν… μεταφυσικές.
Πρόσφατα πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη το συνέδριο Capital Link Maritime Forum.
Συμμετείχαν υψηλόβαθμα στελέχη ναυτιλιακών εταιρειών όπου αποκάλυψαν «έναν
ολοκαίνουριο κόσμο» μέσα στον οποίο κινείται η ναυτιλία. Οι διαπιστώσεις τους προκάλεσαν
εντύπωση.
«Το παγκόσμιο εμπόριο έχει διχοτομηθεί οι κυρώσεις και οι δασμοί έχουν κλιμακωθεί, ενώ έχει
αυξηθεί ο παγκόσμιος στόλος που αγνοεί τις δυτικές κυρώσεις. Φαίνεται ότι υπάρχουν
παράλληλα σύμπαντα, παράλληλες ναυτιλίες και οι δύο πλευρές πιστεύουν ότι δίκιο και δεν
χρειάζεται να απολογηθούν, επειδή υπάρχει πολύ μεγαλύτερη ανεξαρτησία» επισήμανε ο
Μάρκ Ο΄Νιλ διευθύνων σύμβουλος της Columbia Ship Management.
«Εχουμε ένα πλήρες παράλληλο σύμπαν μία παράλληλη ναυτιλιακή βιομηχανία -που επιλέγει
ποιους κανόνες να ακολουθήσει και ποιους να παραβιάσει. Όταν μιλάμε για τον σκιώδη στόλο,
αυτές οι περιγραφές δεν ισχύουν πλέον» είπε και έφερε ένα παράδειγμα: «φανταστείτε μία
κατάσταση όπου βγαίνουμε στους δρόμους και υπάρχουν αυτοκίνητα που κυκλοφορούν
ανασφάλιστα, οι οδηγοί δεν έχουν δίπλωμα, επιτρέπεται να παραβιάζουν κάθε όριο ταχύτητας,
δεν σταματούν στα κόκκινα φανάρια και η στάση τους είναι ‘οι κανόνες δεν ισχύουν για μένα’.
Αυτή η αναλογία είναι μάλλον υπερβολική προς το παρόν, αλλά θα φτάσουμε εκεί πολύ
σύντομα».
Ο αντιπρόεδρος της Navios Maritime Partners συμφερόντων της Αγγελικής Φράγκου, Τεντ
Πετρόν, δήλωσε ότι οι κυρώσεις δεν λειτουργούν και ότι ο σκιώδης στόλος πιθανώς να
συνέχιζε να δραστηριοποιείται ακόμα και αν ο πόλεμος της Ρωσίας με την Ουκρανία τελείωνε
αύριο. Υπάρχει όμως και συνέχεια. Σύμφωνα με τις νέες αναλύσεις, ο σκιώδης στόλος κάνει
καλό στα κέρδη των ναυλαγορών, λένε στελέχη εταιρειών με δεξαμενόπλοια.
«Εάν υπάρχει ένας αριθμός πλοίων που δεν ανταγωνίζονται στο παγκόσμιο στόλο
δεξαμενόπλοιων αυτό επηρεάζει τη διαθεσιμότητα και μειώνει την πραγματική προσφορά του
κυρίου στόλου, οπότε αυτό στηρίζει περαιτέρω την αγορά» δήλωσε ο Μπάρι Κέλεχερ,
οικονομικός διευθυντής της Ardmore Shipping. Ήτοι λιγότερα «νόμιμα» δεξαμενόπλοια στη
θάλασσα για μεταφορά πετρελαίου, άρα υψηλότερα ναύλα. Είναι θέμα προσφοράς και
ζήτησης.
Ο εμπορικός διευθυντής της Tsakos Energy Navigation, Ντέιβιντ Τσάπμαν, δήλωσε: «Για εμάς
ήταν στην πραγματικότητα θετικό από τα πλοία του σκιώδους στόλου που βγήκαν από την
αγορά ήταν ουσιαστικά τα πλοία που υποβάθμιζαν την κανονική αγορά εξαρχής». Είπε επίσης
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ότι αυτά τα πλοία του σκιώδους στόλου δεν βελτιώνονταν καθόλου και πιθανότατα δεν θα
επιστρέψουν στην κανονική αγορά λόγω του υψηλού κόστους ελέγχου, των εγκρίσεων και των
επιθεωρήσεων που απαιτούνται για τον έλεγχο του κράτους λιμένα: «Ελπίζουμε ότι αυτά τα
πλοία θα καταλήξουν απλώς να γίνουν ξυραφάκια μετά τη διάλυσή τους».
Οι κυρώσεις
Οι ευρωβουλευτές ζητούν από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να χαρακτηρίσει τη Ρωσία χώρα
υψηλού κινδύνου για «ξέπλυμα χρήματος» και χρηματοδότηση της τρομοκρατίας. Αυτό
σημαίνει ότι η τράπεζα και άλλες χρηματοπιστωτικές οντότητες πρέπει να διενεργούν επιπλέον
ελέγχους όταν συναλλάσσονται με τη Ρωσία.
Τα Ευρωπαϊκά μέτρα απαιτούν πιο στοχευμένες κυρώσεις, όπως τον προσδιορισμό όλων των
μεμονωμένων πλοίων του σκιώδους στόλου, καθώς και των ιδιοκτητών, των διαχειριστών, των
λογαριασμών των τραπεζών, των ασφαλιστικών εταιρειών. Ζητούν επίσης την άμεση
απαγόρευση της χρήσης δυτικών συμφερόντων πλοίων για τη μεταφορά ρωσικού πετρελαίου
ενώ παράλληλα επιβάλλουν κυρώσεις στα πλοία που διέρχονται από τα ύδατα της ΕΕ χωρίς
γνωστή ασφάλιση, προκειμένου να προστατευτούν τα ύδατα της Ηπείρου και να αποφευχθεί η
οικονομική επιβάρυνση από τον καθαρισμό πετρελαιοκηλίδων.
Το σχέδιο των νέων κυρώσεων για τα πλοία καλεί τα κράτη σημαίας να διαγράψουν τα υπό
κύρωση πλοία από τα νηολόγια τους κάτι που οι ΗΠΑ κάνουν κατά κόρον τελευταία μέσω του
Γραφείου Ελέγχου Εξωτερικών Περιουσιακών Στοιχείων (OFAC).
Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ενθαρρύνει τα κράτη μέλη να συνεργαστούν στενά με το Ηνωμένο
Βασίλειο σε μέτρα για τον περιορισμό της χρήσης της Μάγχης από τα πλοία του ρωσικού
σκιώδους στόλου ενώ ζητά από τις χώρες με διεθνή στενά να απαιτούν από τα πλοία να
επιδεικνύουν την απόδειξη της ασφάλισης προστασίας και αποζημίωσης και την τήρηση
ελάχιστων προτύπων ασφαλείας.
Εφημερίδα Πρώτο Θέμα
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Ρωσικό πετρέλαιο: Ο σκοτεινός στόλος και τα απίστευτα δισεκατομμύρια δολάρια
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το μεσημέρι της περασμένης Παρασκευής, το θηριώδες τάνκερ «Atila» 301.000 τόνων με
σημαία Καμερούν, έπλεε με ανοιχτό το GPS μεταξύ των ακτών της Μαυριτανίας και του
Πράσινου Ακρωτηρίου. Μερικές ώρες νωρίτερα η KPLER, η μητρική του γνωστού marine traffic
που ασχολείται με αναλύσεις στον πετρελαϊκό τομέα, είχε συλλάβει το «Atila» λίγο πιο βόρεια,
ανοιχτά των ακτών της Δυτικής Αφρικής, να μεταγγίζει πετρέλαιο από δύο άλλα μικρότερα
τάνκερ, το 159.000 τόνων «Sakaraya» και το 158.000 τόνων «Cankiri». Στις περιπτώσεις αυτές
τα GPS απενεργοποιούνται, αλλά οι δορυφόροι «βλέπουν» τη δραστηριότητα του «σκοτεινού
στόλου», σημειώνει σε εκτενές ρεπορτάζ το Πρώτο Θέμα.
Σύμφωνα με το marine traffic προορισμός του «Atila» είναι το λιμάνι του Κέιπ Τάουν στη Νότια
Αφρική, η οποία είναι ένας από τους καλύτερους πελάτες για το ρωσικό πετρέλαιο, ειδικά μετά
την επιβολή των κυρώσεων λόγω της εισβολής του Πούτιν στην Ουκρανία.
Ήταν όμως η «ελληνική» πτυχή του μεγάλου παιχνιδιού με το ρωσικό πετρέλαιο που ώθησε
την περασμένη εβδομάδα το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο να εκδώσει ψήφισμα με το οποίο ζητά
από τα κράτη-μέλη την αποτελεσματική εφαρμογή των κυρώσεων που έχουν επιβληθεί κατά
της Ρωσίας.
Το ψήφισμα έρχεται μετά τις αποκαλύψεις μεγάλων αμερικανικών ΜΜΕ, όπως το Bloomberg
και το CNN για τα… Ελντοράντο του ρωσικού μαύρου χρυσού στο Λακωνικό κόλπο. Τα
αμερικανικά ΜΜΕ με φωτογραφικά ντοκουμέντα αποκάλυψαν την επιχείρηση που έχει στηθεί
στο Λακωνικό κόλπο, στα διεθνή ύδατα, 6 ναυτικά μίλια μακριά από τις ακτές, όπου
δεξαμενόπλοια που ανήκουν στο λεγόμενο «σκιώδη στόλο» κάνουν μεταφορτώσεις ρωσικού
πετρελαίου παρακάμπτοντας τις διεθνείς κυρώσεις που έχουν επιβληθεί σε βάρος της Ρωσίας.
«Απίστευτα προσοδοφόρο»
Όπως επισημαίνουν στελέχη ναυτιλιακών εταιρειών, τα κέρδη που μπορούν να προκύψουν
από μία παράκαμψη των κυρώσεων κατά της Ρωσίας είναι τεράστια, λόγω των σημαντικών
χρηματικών ποσών που κυκλοφορούν στην εμπορία του φορτίου ενός και μόνο
δεξαμενόπλοιου: «Είναι κάτι απίστευτα προσοδοφόρο» σχολιάζουν. «Ο πειρασμός να το
κάνουν αυτό είναι τεράστιος για τους εμπόρους και για όλους όσοι εμπλέκονται στη
συγκεκριμένη εφοδιαστική αλυσίδα. Μπορούν να βγάλουν 10 – 40 εκατ. δολάρια μέσα σε
τέσσερις ή πέντε μήνες. Δεν υπάρχει κάποια άλλη ευκαιρία στον κόσμο για να το κάνουν
αυτό».
Σύμφωνα με εκτιμήσεις του ουκρανικού think tank KSE, τα τελευταία δύο χρόνια ο όγκος του
ρωσικού πετρελαίου που μεταφέρεται από αυτά τα δεξαμενόπλοια αυξάνεται σταθερά
φτάνοντας τα 4,1 εκατομμύρια βαρέλια την ημέρα τον Ιούνιο του 2024, δηλαδή
αντιπροσωπεύει το 70% των συνολικών θαλασσίων εξαγωγών της Ρωσίας.
Στο μεταξύ ο σκιώδης στόλος δεξαμενόπλοιων ενδυναμώνει συνεχώς την παρουσία του στα
διεθνή ύδατα. Από τον Ιανουάριο ως τον Αύγουστο του 2024, στην Ευρώπη καταγράφηκε
αύξηση 277% δεξαμενόπλοιων του «σκοτεινού στόλου», τα οποία διέσχισαν τα στενά της
Δανίας σε σύγκριση με την ίδια περίοδο του 2022. Την ίδια περίοδο, τα στενά του Ντόβερ και
του Γιβραλτάρ παρουσίαζαν 355% αύξηση σε σύγκριση με το 2022, ενώ στη διώρυγα του
Σουέζ παρατηρήθηκε αύξηση 649% το ίδιο διάστημα. Σημαντικές αυξήσεις του σκιώδους
αριθμού πλοίων καταγράφηκαν και στα στενά της Κορέας και στα στενά της Μαλάκα στη
Μαλαισία.
Τον Ιούνιο του 2024 το 70% του θαλάσσιου πετρελαίου της Ρωσίας μεταφερόταν από τον
σκιώδη στόλο, για τη συγκρότηση του οποίου η Ρωσία εκτιμάται ότι δαπάνησε 10
δισεκατομμύρια δολάρια σύμφωνα με το KSE. Αυτό περιελάμβανε το 89% των συνολικών
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αποστολών αργού πετρελαίου της Ρωσίας, τα περισσότερα από τα οποία διαπραγματεύονταν
πάνω από το ανώτατο όριο τιμών των 60 δολαρίων ανά βαρέλι από τα μέσα του 2023 και το
38% των ρωσικών μεταφορών προϊόντων πετρελαίου.
Ο ναυλομεσιτικός οίκος BRS Shipbrokers χωρίζει τον σκιώδη στόλο σε τέσσερις κατηγορίες:
1 Πλοία στα οποία έχουν επιβληθεί κυρώσεις και ταξιδεύουν υπό ρωσική η ιρανική σημαία.
Πλοία ιδιωτικών συμφερόντων που είναι η μεγαλύτερη και γηραιότερη κατηγορία στα οποία
έχουν επιβληθεί κυρώσεις και μεταφέρουν ιρανικό πετρέλαιο στην Κίνα.
Πλοία που αγοράστηκαν για να μεταφέρουν αποκλειστεί ρωσικό πετρέλαιο.
Πλοία που ανήκουν σε νεοσύστατες ναυτιλιακές εταιρείες που εμφανίστηκαν αμέσως μετά την
επιβολή των πρώτων κυρώσεων και δραστηριοποιούνται τόσο στο εμπόριο ρωσικού
πετρελαίου όσο και εμπορικές διαδρομές
Παράλληλα σύμπαντα
Με την πάροδο του χρόνου το θέμα με τον σκιώδη στόλο όμως έχει πάρει άλλες διαστάσεις
σχεδόν… μεταφυσικές.
Πρόσφατα πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη το συνέδριο Capital Link Maritime Forum.
Συμμετείχαν υψηλόβαθμα στελέχη ναυτιλιακών εταιρειών όπου αποκάλυψαν «έναν
ολοκαίνουριο κόσμο» μέσα στον οποίο κινείται η ναυτιλία. Οι διαπιστώσεις τους προκάλεσαν
εντύπωση.
«Το παγκόσμιο εμπόριο έχει διχοτομηθεί οι κυρώσεις και οι δασμοί έχουν κλιμακωθεί, ενώ έχει
αυξηθεί ο παγκόσμιος στόλος που αγνοεί τις δυτικές κυρώσεις. Φαίνεται ότι υπάρχουν
παράλληλα σύμπαντα, παράλληλες ναυτιλίες και οι δύο πλευρές πιστεύουν ότι δίκιο και δεν
χρειάζεται να απολογηθούν, επειδή υπάρχει πολύ μεγαλύτερη ανεξαρτησία» επισήμανε ο
Μάρκ Ο΄Νιλ διευθύνων σύμβουλος της Columbia Ship Management.
«Εχουμε ένα πλήρες παράλληλο σύμπαν μία παράλληλη ναυτιλιακή βιομηχανία -που επιλέγει
ποιους κανόνες να ακολουθήσει και ποιους να παραβιάσει. Όταν μιλάμε για τον σκιώδη στόλο,
αυτές οι περιγραφές δεν ισχύουν πλέον» είπε και έφερε ένα παράδειγμα: «φανταστείτε μία
κατάσταση όπου βγαίνουμε στους δρόμους και υπάρχουν αυτοκίνητα που κυκλοφορούν
ανασφάλιστα, οι οδηγοί δεν έχουν δίπλωμα, επιτρέπεται να παραβιάζουν κάθε όριο ταχύτητας,
δεν σταματούν στα κόκκινα φανάρια και η στάση τους είναι ‘οι κανόνες δεν ισχύουν για μένα’.
Αυτή η αναλογία είναι μάλλον υπερβολική προς το παρόν, αλλά θα φτάσουμε εκεί πολύ
σύντομα».
Ο αντιπρόεδρος της Navios Maritime Partners συμφερόντων της Αγγελικής Φράγκου, Τεντ
Πετρόν, δήλωσε ότι οι κυρώσεις δεν λειτουργούν και ότι ο σκιώδης στόλος πιθανώς να
συνέχιζε να δραστηριοποιείται ακόμα και αν ο πόλεμος της Ρωσίας με την Ουκρανία τελείωνε
αύριο. Υπάρχει όμως και συνέχεια. Σύμφωνα με τις νέες αναλύσεις, ο σκιώδης στόλος κάνει
καλό στα κέρδη των ναυλαγορών, λένε στελέχη εταιρειών με δεξαμενόπλοια.
«Εάν υπάρχει ένας αριθμός πλοίων που δεν ανταγωνίζονται στο παγκόσμιο στόλο
δεξαμενόπλοιων αυτό επηρεάζει τη διαθεσιμότητα και μειώνει την πραγματική προσφορά του
κυρίου στόλου, οπότε αυτό στηρίζει περαιτέρω την αγορά» δήλωσε ο Μπάρι Κέλεχερ,
οικονομικός διευθυντής της Ardmore Shipping. Ήτοι λιγότερα «νόμιμα» δεξαμενόπλοια στη
θάλασσα για μεταφορά πετρελαίου, άρα υψηλότερα ναύλα. Είναι θέμα προσφοράς και
ζήτησης.
Ο εμπορικός διευθυντής της Tsakos Energy Navigation, Ντέιβιντ Τσάπμαν, δήλωσε: «Για εμάς
ήταν στην πραγματικότητα θετικό από τα πλοία του σκιώδους στόλου που βγήκαν από την
αγορά ήταν ουσιαστικά τα πλοία που υποβάθμιζαν την κανονική αγορά εξαρχής». Είπε επίσης
ότι αυτά τα πλοία του σκιώδους στόλου δεν βελτιώνονταν καθόλου και πιθανότατα δεν θα
επιστρέψουν στην κανονική αγορά λόγω του υψηλού κόστους ελέγχου, των εγκρίσεων και των
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επιθεωρήσεων που απαιτούνται για τον έλεγχο του κράτους λιμένα: «Ελπίζουμε ότι αυτά τα
πλοία θα καταλήξουν απλώς να γίνουν ξυραφάκια μετά τη διάλυσή τους».
Οι κυρώσεις
Οι ευρωβουλευτές ζητούν από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να χαρακτηρίσει τη Ρωσία χώρα
υψηλού κινδύνου για «ξέπλυμα χρήματος» και χρηματοδότηση της τρομοκρατίας. Αυτό
σημαίνει ότι η τράπεζα και άλλες χρηματοπιστωτικές οντότητες πρέπει να διενεργούν επιπλέον
ελέγχους όταν συναλλάσσονται με τη Ρωσία.
Τα Ευρωπαϊκά μέτρα απαιτούν πιο στοχευμένες κυρώσεις, όπως τον προσδιορισμό όλων των
μεμονωμένων πλοίων του σκιώδους στόλου, καθώς και των ιδιοκτητών, των διαχειριστών, των
λογαριασμών των τραπεζών, των ασφαλιστικών εταιρειών. Ζητούν επίσης την άμεση
απαγόρευση της χρήσης δυτικών συμφερόντων πλοίων για τη μεταφορά ρωσικού πετρελαίου
ενώ παράλληλα επιβάλλουν κυρώσεις στα πλοία που διέρχονται από τα ύδατα της ΕΕ χωρίς
γνωστή ασφάλιση, προκειμένου να προστατευτούν τα ύδατα της Ηπείρου και να αποφευχθεί η
οικονομική επιβάρυνση από τον καθαρισμό πετρελαιοκηλίδων.
Το σχέδιο των νέων κυρώσεων για τα πλοία καλεί τα κράτη σημαίας να διαγράψουν τα υπό
κύρωση πλοία από τα νηολόγια τους κάτι που οι ΗΠΑ κάνουν κατά κόρον τελευταία μέσω του
Γραφείου Ελέγχου Εξωτερικών Περιουσιακών Στοιχείων (OFAC).
Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ενθαρρύνει τα κράτη μέλη να συνεργαστούν στενά με το Ηνωμένο
Βασίλειο σε μέτρα για τον περιορισμό της χρήσης της Μάγχης από τα πλοία του ρωσικού
σκιώδους στόλου ενώ ζητά από τις χώρες με διεθνή στενά να απαιτούν από τα πλοία να
επιδεικνύουν την απόδειξη της ασφάλισης προστασίας και αποζημίωσης και την τήρηση
ελάχιστων προτύπων ασφαλείας.
Στην ευρωπαϊκή δέσμη μέτρων περιλαμβάνονται επίσης η ενίσχυση της παρακολούθησης από
μη επανδρωμένα αεροσκάφη και δορυφόρους από τα κράτη-μέλη της ΕΕ για τον εντοπισμό
πλοίων του σκιώδους στόλου στα ύδατα της ΕΕ, καθώς και η παρακολούθηση
δραστηριοτήτων, όπως οι μεταφορές από πλοίο σε πλοίο τακτική την οποία οι πολιτικοί
επιθυμούν διακαώς να απαγορευτεί.
Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο καλεί επίσης τις χώρες της G7 να επιβάλλουν αποτελεσματικότερα
το ανώτατο όριο τιμών που έχει επιβληθεί στο ρωσικό πετρέλαιο που μεταφέρεται δια
θαλάσσης και να κλείσουν και παραθυράκια που χρησιμοποιεί η Ρωσία για να ανασυσκευάζει
και να πωλεί το πετρέλαιο και τα πετρελαιοειδή της σε τιμές αγοράς. Υπενθυμίζεται ότι το
πλαφόν που έχει επιβληθεί είναι στα 60 δολάρια το βαρέλι, αλλά το αργό Ουραλίων
διαπραγματεύεται πολύ υψηλότερα στα 66,8 δολάρια ανά βαρέλι στην επίσημη αγορά της
Αγίας Πετρούπολης, δηλαδή μόλις 2 δολάρια χαμηλότερο από το αμερικανικό αργό.
«Δεν υπάρχει αμφιβολία είμαστε ενάντια στο εμπόριο του σκοτεινού στόλου» έχει δηλώσει ο
υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής Χρήστος Στυλιανίδης. Έχει εκφράσει τον
προβληματισμό του για τις δραστηριότητες του σκιώδους στόλου στη Μεσόγειο, τονίζοντας ότι
αποτελούν απειλή για την Ελλάδα, καθώς λαμβάνουν χώρα τόσο κοντά στην ηπειρωτική
Ελλάδα όσο και στα νησιά.
Απειλή για την ναυτική ασφάλεια
Τα σκιώδη πλοία αποτελούν απειλή για την ασφάλεια στη θάλασσα. «Είναι ένα σοβαρό
ατύχημα που απλώς περιμένει να συμβεί» σχολιάζουν οι γνωστές. Τα πλοία αυτά λειτουργούν
συχνά με ανεπαρκή ή καθόλου ασφάλιση αστικής ευθύνης (P&A), ενώ μεταφέρουν τεράστιες
ποσότητες αργού πετρελαίου σε διαδρομές πυκνής κυκλοφορίας μέσω στενών κοντά σε ακτές
με το σύστημα αυτόματης αναγνώρισης (AIS) απενεργοποιημένο για να αποκρύψουν τη θέση
τους.
Με έναν ολοένα αυξανόμενο αριθμό τέτοιων δεξαμενόπλοιων στην ανοιχτή θάλασσα η
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κατάσταση είναι ώριμη για μία οικολογική καταστροφή με αστρονομικό λογαριασμό
καθορισμού τονίζει το CREA.
Tα «σκιώδη» δεξαμενόπλοια έχουν ήδη εμπλακεί σε 50 περιστατικά από τα στενά της Δανίας
μέχρι τη Μαλαισία από την έναρξη της εισβολής στην Ουκρανία αναφέρει το CREA. Είναι θέμα
χρόνου να συμβεί ένα μεγάλο καταστροφικό οικολογικό συμβάν.
Όπως αναφέρει το CREA το μέσο δεξαμενόπλοιο του ρωσικού σκιώδους στόλου μπορεί να
μεταφέρει περίπου 100.000 τόνους αργού πετρελαίου. Το μέσο κόστος καθαρισμού στην
Ευρώπη εκτιμάται σε 8.595 δολάρια ανά τόνο πετρελαίου, που χύθηκε στη θάλασσα.
Η Νοτιοανατολική Ασία επιβαρύνεται με σημαντικά υψηλότερα έξοδα με το κόστος καθαρισμού
να ανέρχεται κατά μέσο όρο σε περίπου 16.006 δολάρια ΗΠΑ ανά τόνο. Συνεπώς το κόστος
καθαρισμού για μία πετρελαιοκηλίδα που αφορά ένα τυπικό σκιώδες δεξαμενόπλοιο θα
μπορούσε να κυμανθεί από 859 εκατομμύρια δολάρια στην Ευρώπη έως 1,6 δισ. δολάρια στη
ΝΑ Ασία.
Πάντως σύμφωνα με το CREA τα ρωσικά έσοδα από τις εξαγωγές ορυκτών καυσίμων
συνεχίζουν να μειώνονται. Τον Σεπτέμβριο του 2024 μειώθηκαν κατά 2% στα 618 εκατομμύρια
ευρώ ημερησίως σηματοδοτώντας τον έκτο συνεχή μήνα πτώσης. Σε ότι αφορά τα έσοδα της
Ρωσίας από εξαγωγές υγροποιημένου φυσικού αερίου αυξήθηκαν κατά 4% σε μηνιαία στα 42
εκατομμύρια ευρώ ημερησίως.
Εφημερίδα Πρώτο Θέμα
Περισσότερα Εδω
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Γιατί ξαφνικά όλοι θέλουν ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, τα λονδρέζικα σαλόνια της Metlen, ο Λαβράνος
και τα πρόστιμα των 25 εκατ., ο τραπεζίτης και το ΥΠΟΙΚ, ποιος εφοπλιστής έδωσε 11
εκατ. ευρώ για ένα διαμέρισμα, το κάλεσμα των Coustas και o καβγάς του πολιτικού με
την πλατινομαλλούσα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
The Wiseman
Γιατί ξαφνικά όλοι θέλουν ΓΕΚ ΤΕΡΝΑMetlen: Στα λονδρέζικα σαλόνιαΟ Μυλωνάς, ο
τραπεζίτης και το υπουργείο ΟικονομικώνΟ Λαβράνος και τα πρόστιμα των 25
εκατ.Παπαγαρυφάλλου: H Alpha σε ετοιμότηταΣιάμισιης: Είμαστε η γαλοπούλα στο
τραπέζιΕλένη Βρεττού (Attica Bank): Τα αποτελέσματα και ο στόχος του 2025Οι 3 υπουργοί
που «έσπασαν» τα τηλέφωναQuiz: Ο manager, τα deals και ο γκρινιάρης
επιχειρηματίαςΣτάσσης: Αύξηση μετοχικού κεφαλαίου 150 εκατ. για τη Fibergrid…Η ΔΕΗ
«μπαίνει» στον ΚωτσόβολοΜαζαράκης και Χριστίδης μαζίKPMG: Αξιοπιστία Γιώργος Αλεβίζος:
Ένα βαρύ όνομα για την αλυσίδα Mailo’s«Ξεκόλλησε» επένδυση 25 εκατ. ευρώΟ Σαμαράς
που πήρε τα όπλα και η big time μπηχτή για τον ΑβέρωφΘα κάνει την έκπληξη ο Πιέρ;Μια
αξιέπαινη πρωτοβουλία του Άκη ΣκέρτσουΟ πρώην υπουργός, η πλατινομαλλούσα και ο
καβγάς στο Pit… Part2Με μαύρο σορτς και «αέρα» στο PitΚίμπερλι Γκίλφοιλ: Την έστειλε για
να την ξεφορτωθεί;Μελισσανίδης: Έδωσε 11 εκατ. για ένα διαμέρισμαThe Coustas: Το
κάλεσμα
Γιατί ξαφνικά όλοι θέλουν ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
Αγαπητοί αναγνώστες προφανώς άπαντες έχετε ενημερωθεί για τις αγοραπωλησίες μετοχών
της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ που έγιναν την Τετάρτη.
Πωλητής ήταν το Latsco family Office και αγοραστές μεταξύ άλλων 5 μεγάλα Funds, το
αφεντικό της εισηγμένης Γιώργος Περιστέρης και αλλά κορυφαία στελέχη.
Επιπρόσθετα χθες έγιναν επιπλέον, μεταβιβάστηκαν σε 3 πακέτα 450.000 μετοχές και πάλι
στην τιμή των 18,00 ευρώ που όμως δεν είχαν σχέση με την μετοχική θέση της κ. Μαριάννας
Λάτση.
Όμως έμαθα μια σημαντική είδηση.
Χθες το πρωί υπήρξε μεγάλο ενδιαφέρον από θεσμικούς επενδυτές για αγορά επιπλέον 1,2
εκατ. μετοχών.
Για την ακρίβεια χρηματιστές ζήτησαν για λογαριασμό πελατών τους 1,2 εκατ. μετοχές στην
τιμή των 18 ευρώ, ζήτηση που όμως δεν ικανοποιήθηκε.
Το Latsco family Office, έμαθα ότι απέκλεισε το ενδεχόμενο να πουλήσει επιπλέον μετοχές, με
την φράση «δεν πουλάμε άλλες».
Ξαφνικά αγαπητοί αναγνώστες η ζήτηση για την ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ είναι τόσο μεγάλη που πλέον δεν
υπάρχουν πωλητές.
Το γεγονός ότι ο ίδιος ο Γιώργος Περιστέρης, βγήκε στην αγορά και αγόρασε περίπου 600.000
μετοχές της εταιρείας του, έδωσε το σήμα στην διεθνή και ελληνική επενδυτική κοινότητα ότι η
μετοχή έχει λαμπρό μέλλον.
Φυσικά εμείς σας τα λέμε εδώ και περίπου 6 μήνες.
Χθες η μετοχή υποχώρησε ελαφρά στα 18,46 ευρώ με συνολικό όγκο συναλλαγών τα 690.000
χαρτιά.
Metlen: Στα λονδρέζικα σαλόνια
Το χθεσινό ράλι στην Metlen δεν με αιφνιδίασε.
Και τούτο διότι διάβασα με προσοχή την έκθεση της CITI σύμφωνα με την οποία η μετοχή του
Βαγγέλη Μυτιληναίου είναι ανάμεσα στα Top picks το 2025.
Οι αναλυτές της Αμερικάνικης επενδυτικής τράπεζας εκτιμούν ότι η εταιρεία αναμένεται να έχει
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τη δεύτερη καλύτερη μετοχική επίδοση μεταξύ των εταιρειών που καλύπτει η επενδυτική
τράπεζα.
Μαζί με τη Metlen, η Citi τοποθετεί και άλλες δύο εταιρείες του FTSE 100 στο 2025 Top 3: της
Antofagasta ($22δις. κεφαλαιοποίηση) και της Fresnillo (>$6δισ. κεφαλαιοποίηση).
Η Citi διατηρεί αμετάβλητη την Τιμή-Στόχο της Metlen στα €46, και ως εκ τούτου αναμένει ένα
upside της τάξης του 40%, το επόμενο διάστημα.
Not bad, για την μετοχή που φιλοδοξεί να μπει στα μεγάλα Λονδρέζικα σαλόνια δηλαδή στον
δείκτη FTSE100 εντός της επόμενης χρονιάς.
Ο Μυλωνάς, ο τραπεζίτης και το υπουργείο Οικονομικών
Όταν στις 11 Δεκεμβρίου έγραφα για τον επικείμενο ανασχηματισμό, την πιθανή μετακίνηση
του Κωστή Χατζηδάκη στο ΥΠΕΞ και τα σενάρια για το ποιος θα μπορούσε να γίνει υπουργός
Οικονομικών, δεν περίμενα ότι θα σηκώσω τόση σκόνη.
Όχι γιατί «παίζει» το όνομα του Κυριάκου Πιερρακάκη, αλλά κυρίως γιατί στο παιχνίδι έχει μπει
και ένας τραπεζίτης, φίλος του Κυριάκου Μητσοτάκη.
Έσπασαν τα τηλέφωνα από φίλους και «περίεργους» που με έπαιρναν για να τους
αποκαλύψω το μεγάλο μυστικό. Ποιος δηλαδή είναι ο τραπεζίτης που συζητιέται για νέος
υπουργός Οικονομικών.
Ομολογουμένως με έφεραν σε δύσκολη θέση διότι έγραψα και το όνομα του Παύλου Μυλωνά
της Εθνικής, ο οποίος είναι γνωστό ότι διατηρεί σχέσεις με τον πρωθυπουργό.
Η απάντησή μου ήταν σταθερή: Εκτός από τον Μυλωνά υπάρχουν κι άλλοι τραπεζίτες που
χαίρουν της εκτίμησης του πρωθυπουργού…
Τι το ‘θελα;
Ολοι άρχισαν να αναρωτιούνται για τον τραπεζίτη που πλησιάζει στο κτίριο της πλατείας
Συντάγματος.
Και όλα τα ονόματα έπεσαν στο τραπέζι, με τους υποστηρικτές του ενός ή του άλλου να
απαριθμούν τα προσόντα τους.
Εγώ θα τους έλεγα να μη βιάζονται.
Και ο Κωστής Χατζηδάκης είναι ικανός και πολύτιμος και μπορεί να να μη φύγει, και η επιλογή
ενός εξωκοινοβουλευτικού μπορεί να μην «τραβήξει», αλλά και γιατί ο Μητσοτάκης αρέσκεται
στις εκπλήξεις.
Μπορεί, δηλαδή να φέρει στο υπουργείο Οικονομικών έναν τραπεζίτη και να… τρίβετε τα μάτια
σας…
Ο Λαβράνος και τα πρόστιμα των 25 εκατ.
Στην Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών έχουν αρχίσει να καταφθάνουν ήδη οι μηνύσεις που έχει
υποβάλει η φορολογική διοίκηση κατά του πρωταγωνιστή του σκανδάλου των υποκλοπών
Γιάννη Λαβράνου για τα εικονικά τιμολόγια που έχουν εκδώσει και έχουν λάβει οι εταιρείες του,
ΕΛΕΚΤΡΟΥΜ ΤΕΚΝΟΛΟΤΖΙΣ, Ιονική Τεχνολογική και KRIKEL το διάστημα 2013 -2023.
Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, τα ποσά των εν λόγω τιμολογίων είναι δυσθεώρητα και ήδη
τα οριστικά φύλλα ελέγχου που έχουν εκδώσει η Υπηρεσία Ερευνών και Διασφάλισης
Δημοσίων Εσόδων Αττική και τα Ελεγκτικά Κέντρα περιλαμβάνουν καταλογισμούς σε βάρος
του Λαβράνου και των εταιρειών του, που ξεπερνούν αθροιστικά τα 25 εκατ. ευρώ!
Πιθανότατα, ακόμη και εντός του Δεκεμβρίου η Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών θα στείλει τις
υποθέσεις του Λαβράνου στον Οικονομικό Εισαγγελέα και ακολούθως στην Αρχή
Καταπολέμησης της Νομιμοποίησης Εσόδων από Εγκληματικές Δραστηριότητες (κάτι που
επιτάσσει η νομοθεσία στις σχετικές περιπτώσεις).
Από τη στιγμή που θα γίνει αυτό, ο επιχειρηματίας θα περάσει το κατώφλι της εισαγγελίας για
να απολογηθεί.
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Αλλά και ο Φέλιξ Μπίτζιος, ο κουμπάρος του Λαβράνου και συμπρωταγωνιστής του στο
σκάνδαλο των υποκλοπών – ως μέτοχος του 35% της Intellexa – έχει έρθει και αυτός
αντιμέτωπος με την φορολογική διοίκηση.
Του βεβαιώθηκε σημαντικό ποσό φόρου, διότι επί σειρά ετών δήλωνε ψευδώς φορολογικός
κάτοικος εξωτερικού.
Και στην περίπτωσή του, οι πληροφορίες αναφέρουν πως η Διεύθυνση Επίλυσης Διαφορών
του απέρριψε την ενδικοφανή προσφυγή, αναγνωρίζοντας τα όσα βεβαίωσαν οι φορολογικές
υπηρεσίες.
Το ποσό του φόρου και των προστίμων που θα πληρώσει ο Μπίτζιος δεν το γνωρίζουμε.
Αυτό που μας είπαν πως αρκεί για να αγοραστούν δύο μεγάλα διαμερίσματα στην Κηφισιά.
Το πρόστιμο αυτό είναι μια ακόμη έγνοια για τον Φέλιξ, ο οποίος βρίσκεται ήδη στο
μικροσκόπιο των τραπεζικών ιδρυμάτων σε Ελλάδα και Κύπρο, καθώς έχει μπει στην «μαύρη
λίστα» των κυρώσεων του αμερικανικού Υπουργείου Οικονομικών και οι τράπεζες οφείλουν να
υποβάλουν Suspicious Activity Reports (SARs) για κάθε κίνηση λογαριασμού του ιδίου και
των εταιρειών του.
Παπαγαρυφάλλου: H Alpha σε ετοιμότητα
Το μήνυμα ότι η Alpha Bank έχει προετοιμαστεί για τις επικείμενες μειώσεις επιτοκίων της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, έστειλε ο αναπληρωτής διευθύνων σύμβουλος της
τράπεζας Λάζαρος Παπαγαρυφάλλου από το συνέδριο Capital Link Forum.
Έχοντας ενισχύσει την ανθεκτικότητα του ισολογισμού της, και με επιταχυνόμενη δυναμική στα
έσοδα από εργασίες διαχείρισης περιουσίας για διαφοροποιημένα προϊόντα που
υποστηρίζονται και από τη συνεργασία με την UniCredit, η Alpha Bank προσδοκά αύξηση
κερδών και ισχυρή δημιουργία κεφαλαίου για τη δημιουργία μεγαλύτερης αξίας στους
μετόχους.
Πρόσθεσε, επίσης, ότι η Alpha Bank έχει ισχυρή διείσδυση σε πελατειακές ομάδες που
αναζητούν επενδυτικά προϊόντα και υπηρεσίες διαχείρισης περιουσίας, και έτσι θα επωφεληθεί
από αναπτυξιακές μελλοντικές τάσεις όπως είναι η αύξηση των διαθέσιμων εισοδημάτων, η
οικονομικός εγγραμματισμός και η σταδιακή μείωση της εξάρτησης από το δημόσιο
ασφαλιστικό σύστημα.
Σχετικά με την πολυσυζητημένη στεγαστική πίστη, σχολίασε ότι χρειάζονται επιπλέον
πρωτοβουλίες τόσο για την ενίσχυση της ζήτησης όσο και της προσφοράς, ενώ υπογράμμισε
ότι η Alpha Bank είναι σε ετοιμότητα για να προχωρήσει σε χρηματοδοτήσεις.
Ο κ. Παπαγαρυφάλλου στάθηκε και στη συνεργασία με την UniCredit, σημειώνοντας ότι αυτή
αποτελεί ένα καινοτόμο και επιτυχημένο παράδειγμα συνεργασίας.
Τέτοιου είδους συνεργασίες μπορούν να προωθήσουν αποτελεσματικότερα την ευρωπαϊκή
τραπεζική ολοκλήρωση και την καινοτομία, ανέφερε.
Σιάμισιης: Είμαστε η γαλοπούλα στο τραπέζι
Ιδιαίτερα κεφάτος και… χριστουγεννιάτικος ήταν την Πέμπτη το βράδυ ο διευθύνων σύμβουλος
της Helleniq Energy, Ανδρέας Σιάμισιης κατά τη διάρκεια εκδήλωσης.
Και γι’ αυτό άλλωστε πέταξε και μια ατάκα που έκανε πολλούς να γελάσουν.
Ερωτώμενος σχετικά με επερχόμενο placement δημοσίου και ομίλου Λάτση που θα γίνει εντός
του 2025 είπε: «Είμαστε η γαλοπούλα στο τραπέζι», προφανώς θέλοντας να δείξει το
ενδιαφέρον που θα υπάρξει.
Τόνισε δε ότι για το placement δεν το γνωρίζει η διοίκηση της εταιρείας «αλλά είναι απόφαση
των μετόχων και θα τη μάθουμε στο μέλλον».
Ωστόσο τόνισε ότι χρειάζεται 6-8 μήνες να ολοκληρωθεί η συμφωνία που θα αυξήσει την αξία
της εταιρείας αφού για πρώτη φορά θα ενοποιηθούν τα μεγέθη της Elpedison στην Helleniq
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Energy.
«Θα αναδειχθούν αξίες που θα ενισχύσουν τον όμιλο» τόνισε σημειώνοντας ότι θα ήταν λογικό
ένα placement να γίνει αργότερα.
Επίσης, είπε ότι το μισό από το έσοδο από την πώληση της ΔΕΠΑ θα επιστραφεί στους
μετόχους σε μέρισμα
Ελένη Βρεττού (Attica Bank): Τα αποτελέσματα και ο στόχος του 2025
Ιστορική η χθεσινή ανακοίνωση των αποτελεσμάτων της Attica Bank, τα πρώτα αποτελέσματα
μετά τη συγχώνευση με την Παγκρήτια και τη δημιουργία του 5ου τραπεζικού πόλου.
Η τράπεζα στο 9μηνο κατέγραψε επαναλαμβανόμενα λειτουργικά κέρδη (προ προβλέψεων)
ύψους €27,3 εκατ. έναντι €11,5 εκατ. την αντίστοιχη συγκριτική περίοδο.
Σε επίπεδο εννεαμήνου, η Attica Bank παρουσίασε αύξηση κατά 33% στα επαναλαμβανόμενα
λειτουργικά έσοδα του Ομίλου σε ετήσια βάση, τα οποία διαμορφώθηκαν στα €86,2 εκατ.
έναντι €64,7 εκατ. την αντίστοιχη περίοδο του 2023.
Τα καθαρά έσοδα από τόκους ανήλθαν στα €64,6 εκατ., καταγράφοντας άνοδο κατά 25%.
Στέκομαι στη δήλωση της CEO της Attica Bank, Ελένης Βρεττού, η οποία είπε: «Στόχος το
2025 είναι να ολοκληρώσουμε και τη λειτουργική συγχώνευση, ώστε να επιτύχουμε τόσο τις
προσδοκώμενες συνέργειες και εξοικονόμηση κόστους λειτουργίας, όσο και να προσφέρουμε
στους πελάτες μας μια ενιαία εμπειρία, κοινά ανταγωνιστικά προϊόντα και να συνεχίζουμε να
στηρίζουμε με ολοκληρωμένες λύσεις τόσο την ιδιωτική όσο και την επιχειρηματική τους
δραστηριότητα».
Οι 3 υπουργοί που «έσπασαν» τα τηλέφωνα
Τρεις υπουργοί μου λένε πως «έσπασαν» χθες τα τηλέφωνα μόλις «έπεσε» το σύρμα.
Κάποιος από το ΥΠΕΝ (υποπτεύομαι η υφυπουργός Αλεξάνδρα Σδούκου ή ο γενικός
γραμματέας Ενέργειας Αριστοτέλης Αϊβαλιώτης) πήρε γρήγορα είδηση ότι στη διεθνή
παρουσίαση της ExxonMobil στην οποία αναλύθηκε το   νέο στρατηγικό 2025-2030, δεν
υπήρχε αναφορά στις γεωτρήσεις στην Ελλάδα.
Κάποιοι κατέβασαν και το pdf της παρουσίασης.
Πάλι τίποτα.
Ακολούθησαν πυκνά τηλεφωνήματα: Ο ΥΠΕΝ Θόδωρος Σκυλακάκης στον ΥΠΕΞ Γιώργο
Γεραπετρίτη και στον ΥΠΟΙΚ Κωστή Χατζηδάκη και κατόπιν όπως μου είπαν έγινε και ένα
σύντομο zoom call.
Όλοι τους απέκλεισαν το γεγονός να έμεινε η Ελλάδα «στην απέξω» που λένε, αφού όπως
είναι γνωστό αυτά έχουν μιληθεί σε «παραπάνω επίπεδο» όπως πλέον γνωρίζουμε όλοι.
Ένας από τους τρεις  ανέλαβε να ξεδιαλύνει την κατάσταση.
Δεν τους άκουσα πάντως ανήσυχους, γεγονός πολύ ενθαρρυντικό…
Για την ιστορία αναφέρω πως η EXXONMOBIL, στοχεύει σε άνοδο παραγωγής της τάξης του
18% με επενδύσεις 28-33 δισ. δολαρίων ετησίως ως το 2030.
Σχεδόν 200 δις επενδύσεων σε μια 6ετία.
Καθόλου άσχημα, αφού και ο νέο – επανεκλεγείς Ντόναλντ Τραμπ πιστεύει πολύ στη
βιομηχανία του πετρελαίου και δεν πολυσυμπαθεί τις ΑΠΕ….
Quiz: Ο manager, τα deals και ο γκρινιάρης επιχειρηματίας
Επιχειρηματίας πολύ δυναμικός και πολύ επιτυχημένος στις αγοραπωλησίες (σ.σ. ίσως ο πιο
επιτυχημένος μπίζνεσμαν σε αυτό τον τομέα τα τελευταία 15 χρόνια), πήρε στο τηλέφωνο ένα
επίσης δυναμικό πρόσωπο που έχει στενές σχέσεις με το Μέγαρο Μαξίμου αλλά δεν
κατοικοεδρεύει σε αυτό.
-Να ξέρεις ότι ο… (κατονόμασε μάνατζερ του ευρύτερου Δημόσιου τομέα που έχει μεγάλα
περιθώρια ανεξαρτησίας και μέχρι στιγμής έχει γράψει άριστα αποτελέσματα, πιο άριστα δεν
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γίνεται…) κάνει πάρα πολύ καλά τη δουλειά του, είναι πολύ δυνατός dealer.
-Το ξέρω άλλωστε φαίνεται από τα αποτελέσματα που έχει και την κερδοφορία, μάλιστα με
σένα έχει κάνει πολύ καλές δουλειές. Προσωπική επιλογή του Προέδρου ήταν, υπάρχει μεγάλη
ικανοποίηση.
Προφανώς όμως δεν με πήρες στο τηλέφωνο για αυτό, κάτι άλλο έχεις στο νου σου…
-Ναι ήθελα να σου πω ότι τώρα τελευταία ο πολύ καλός μάνατζερ έχει κάνει πολλές δουλειές
με τον… (αναφέρει το όνομα του βασικού ανταγωνιστή του, με τον οποίο κοντράρονται 25
χρόνια τώρα, χαρά στο κουράγιο τους!). Αυτό με έχει ενοχλήσει να ξέρεις…
-Με τις δικές σου δουλειές τα πάει καλά ο μάνατζερ; Αποδίδουν; Φέρνουν κέρδη και στο
Δημόσιο που συμμετέχει;
-Ναι δεν λέω, δεν έχω παράπονο, όλα καλά, αλλά…
-Ε τότε να ξέρεις ότι ο «μάνατζερ», υλοποιεί παραγωγικές προτάσεις άσχετα με το ποιος τις
φέρνει. Έχουμε αποφασίσει να δουλεύει με όλους όσοι κάνουν παραγωγικές επενδύσεις. Μην
γκρινιάζεις, δεν είσαι μόνος σου σε αυτή τη χώρα…
Άντε όμως να πείσεις τον (ομολογουμένως) καλύτερο «αγοραπωλητή μπίζνεσμαν» των
τελευταίων ετών πως δεν είναι μόνος του σε αυτή τη χώρα…
Στάσσης: Αύξηση μετοχικού κεφαλαίου 150 εκατ. για τη Fibergrid…
Όπως μου λένε, ο Γιώργος Στάσσης αποφάσισε την αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου της
100% θυγατρικής για τις Τηλεπικοινωνίες, Fibergrid, κατά 150 εκατομμύρια.
Η αύξηση θα γίνει σταδιακά, με τα 40 εκατομμύρια να καταβάλλονται μέχρι το τέλος του
χρόνου και τα 110  μέχρι το τέλος του 2025.
Η  ΔΕΗ μέχρι το τέλος της χρονιάς  θα έχει υλοποιήσει 500.000 συνδέσεις οπτικής ίνας μέχρι
τα σπίτια και τις επιχειρήσεις (FTTH) ενώ στόχος της είναι να φτάσει τις 1,7 εκατομμύρια  μέχρι
το τέλος του 2025.
Για το τηλεπικοινωνιακό της δίκτυο ο Στάσσης  χρησιμοποιεί το ενσύρματο υπέργειο δίκτυο
της, με  δυνατότητα γρηγορότερης υλοποίησης, σε σχέση με τα FTTH δίκτυα των υπολοίπων
παρόχων στα οποία η ίνα τοποθετείται κάτω από την επιφάνεια του εδάφους.
Η ΔΕΗ «μπαίνει» στον Κωτσόβολο
Μαθαίνω επίσης ότι στο επόμενο 6μηνο  η ΔΕΗ θα ξεκινήσει τη λιανική πώληση
τηλεπικοινωνιακών υπηρεσιών και μέσα από την «Κωτσόβολος».
Να θυμίσω πως, όπως είχαμε αναφέρει πρώτοι στο mononews.gr  («ο Στάσσης φέρνει τη ΔΕΗ
στην εποχή της Τεχνητής Νοημοσύνης») η ΔΕΗ προχώρησε στην  ίδρυση της Data In Scale,
μιας κοινοπραξίας (η Εμιρατινή DAMAC 55% – ΔΕΗ 45%) για την ανάπτυξη ενός σύγχρονου
κέντρου δεδομένων στα Σπάτα.
Η πρώτη φάση του έργου περιλαμβάνει επένδυση 150 εκατ. ευρώ για υποδομή ισχύος 12,5
MW, με την προοπτική επέκτασης στα 25MW.
Τέλος  με την ίδρυση άλλης θυγατρικής εταιρίας («ΔΕΗ e-Money Services»), η ΔΕΗ μπήκε  και
στον τομέα των ηλεκτρονικών συναλλαγών.
Μαζαράκης και Χριστίδης μαζί
Θετικά και αναγκαία χαρακτήρισαν τα μέτρα της κυβέρνησης για την υποχρεωτική ασφάλιση
κατοικιών και επιχειρήσεων από φυσικές καταστροφές ο CEO της Εθνικής Ασφαλιστικής
Δημήτρης Μαζαράκης και ο CEO της Allianz Βασίλης Χριστίδης, οι οποίοι βρέθηκαν σε
συνέδριο της KPMG με θέμα την ασφαλιστική αγορά.
Ο κ. Μαζαράκης τόνισε ότι ναι μεν είναι ένα θετικό βήμα το γεγονός ότι η κυβέρνηση
«ασχολήθηκε» με την ιδιωτική ασφάλιση, ωστόσο επεσήμανε ότι πρέπει ακόμα να γίνουν
βήματα, καθώς το σημαντικότερο είναι ότι ακόμα ο πολίτης δεν έχει ασφαλιστική συνείδηση,
και τα περιμένει όλα από το κράτος.
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«Από μόνα τους τα μέτρα δεν είναι αρκετά, πρέπει να καταβάλλουμε όλοι κάθε δυνατή
προσπάθεια.
Είναι δύσκολο εγχείρημα να ασφαλιστούν όλες οι επιχειρήσεις καθώς υπάρχουν 70.000
επιχειρήσεις στην Ελλάδα με τζίρο άνω των 500.000 ευρώ», είπε.
Παράλληλα ο κ. Μαζαράκης ερωτηθείς για το ζήτημα του κόστους στην υγεία, τόνισε ότι το
σύστημα υγείας στην Ελλάδα πρέπει να αλλάξει και δεν μπορεί καμία ασφαλιστική εταιρία από
μόνη της ή η ΕΑΕΕ να αλλάξει την κατάσταση, χαρακτηρίζοντας μάλιστα την υγεία, «τον
μεγάλο ασθενή».
«Συζητάμε λύσεις για την υγεία, ωστόσο ακόμα πρέπει να γίνει προσπάθεια» τόνισε.
Ο κ. Χριστίδης μίλησε ιδιαίτερα για την σημασία της τεχνολογίας και της τεχνητής νοημοσύνης
στην ασφαλιστική αγορά, ενώ έθιξε ιδιαίτερα την προσπάθεια που πρέπει να γίνει από το
κράτος και τις ασφαλιστικές εταιρείες για να αποκτήσουν οι Έλληνες ασφαλιστική συνείδηση.
Πάντως, εγώ βλέποντας μαζί τους κ. Μαζαράκη και Χριστίδη σκέφτηκα ότι θα μπορούσαν να
διαπραγματεύονται και για την πώληση της Εθνικής Ασφαλιστικής…
KPMG: Αξιοπιστία 
Μια ακόμη καλή δουλειά πήρε μια από τις λεγόμενες Big 4 εταιρείες.
Συγκεκριμένα, μετά την αξιολόγηση των προσφορών, επελέγη η KPMG για να αναλάβει
σύμβουλος στο έργο: «Δημιουργία Εθνικού Ψηφιακού Χάρτη Απαλλοτριώσεων και
Ολοκληρωμένου Πληροφοριακού Συστήματος e-apallotriosis για την κεντρική και ενιαία
παρακολούθηση και διαχείριση όλων των απαλλοτριώσεων των φορέων του Δημοσίου».
H τελική βαθμολογία της προσφοράς της αξιόπιστης KPMG έφτασε το 96,34 ενώ η δεύτερη
προσφορά της Intraway τα 86,99.
Γιώργος Αλεβίζος: Ένα βαρύ όνομα για την αλυσίδα Mailo’s
Ένα στέλεχος με βαρύ όνομα στην αγορά και δη στο λιανεμπόριο μπήκε στο ΔΣ της Mailo’s.
Πρόκειται για τον Γιώργο Αλεβίζο που έχει συνδέσει το όνομά του με τον όμιλο Fourlis όντας
επί 24 χρόνια οικονομικός διευθυντής.
Μετά την αλλαγή της επαγγελματικής στέγης το περασμένο καλοκαίρι ο κ. Αλεβίζος ανέλαβε
τον ρόλο του Chief Investment Officer στη VG Holdings του Βλάσση Γεωργάτου.
H αλλαγή σύνθεσης στο ΔΣ είναι απόρροια του deal που έκανε πρόσφατα ο Νίκος
Μουτσουρούφης, ιδρυτής και διευθύνων σύμβουλος της ταχέως αναπτυσσόμενης αλυσίδας
ζυμαρικών με τον Βλάσση Γεωργάτο της γνωστής αλυσίδας «Γρηγόρης» μέσω της
επενδυτικής εταιρείας VG HOLDING.
Ετσι, λοιπόν , στο ΔΣ εκτός από τον κ. Αλεβίζο προστέθηκε ως μέλος και η Χριστίνα
Παπαχριστοπούλου επικεφαλής του νομικού τμήματος της Γρηγόρης και μέλος του ΔΣ τόσο
της VG Holdings, όσο και θυγατρικών του ομίλου Γρηγόρης, όπως οι Κλασσικοί Δρόμοι.
«Ξεκόλλησε» επένδυση 25 εκατ. ευρώ
Χρηματοδότηση από το Ταμείο Ανάκαμψης διεκδικεί η ΤΕΚΑΛ για την κατασκευή της μαρίνας
Ναυπλίου.
Αφού ξεκόλλησε από το ΚΑΣ, η εταιρεία υπέβαλε ένσταση στο υπουργείο Τουρισμού, που είχε
απορρίψει την αίτηση ενίσχυσης του έργου από τα κονδύλια του Ταμείου Ανάκαμψης.
Εν τέλει, το υπουργείο έκανε την ένσταση δεκτή, καθώς η αίτηση απορριφθεί επειδή από το
νόμο ο παραχωρησιούχος δεν δύναται να αξιώσει τόσο από την Περιφέρεια Πελοποννήσου
όσο και το Δημοτικό Λιμενικό Ταμείο Ναυπλίου να συμμετάσχουν στη χρηματοδότηση του
έργου.
Ωστόσο, από τη σύμβαση παραχώρησης προέκυψε πως η κάλυψη της δαπάνης κατασκευής
δύναται να καλυφθεί και από επιχορήγηση μέσω αναπτυξιακού νόμου, δηλαδή και με κρατική
ενίσχυση.

https://www.mononews.gr/oikonomia/thewiseman/giati-xafnika-oloi-theloun-gek-terna-ta-londrezika-salonia-tis-metlen-o-trapezitis-kai-to-ypoik-poios-efoplistis-edose-11-ekat-evro-gia-ena-diamerisma-to-kalesma-ton-coustas-kai-o-kavgas-tou-poli


https://www.mononews.gr/

 Publication date: 13/12/2024 00:40

 Similar Stats ranking (Greece): 199

 link

Η επένδυση 25 εκατομμυρίων που υπεγράφη ως ΣΔΙΤ τον Απρίλιο του 2023 και προωθείται
ήδη από το 2009, παίρνει τελικά μπροστά.
Ο Σαμαράς που πήρε τα όπλα και η big time μπηχτή για τον Αβέρωφ
Ακούγοντας την Πέμπτη το βράδυ την ομιλία του πρώην πρωθυπουργού, Αντώνη Σαμαρά,
προσφάτως διαγραφέντα από τη Νέα Δημοκρατία, θα πίστευε κανείς ότι είμαστε έτοιμοι να
κάνουμε πόλεμο.
«Παλάσκες, όπλα, σφαίρες και στην πρώτη γραμμή να φάμε τους Τούρκους».
Δεν ξέρω αν ζω σε παράλληλο σύμπαν, ούτε αν εγώ είμαι λιγότερο πατριώτης από τον κ.
Σαμαρά.
Και δεν ξέρω αν πρέπει να πιστέψω τον Γεραπετρίτη που λέει ότι «διάλογος δεν σημαίνει
υποχωρητικότητα», τον Στουρνάρα που λέει: «Να βρούμε λύσεις με την Τουρκία για να έχει
ανάπτυξη η χώρα», ή τον πρώην πρωθυπουργό που είναι έτοιμος να μας ντύσει όλους στο
χακί ή να κλείσει τα σύνορα.
Το γινάτι βγάζει μάτι, λέει ο λαός, και είναι φανερό πως ο Αντώνης Σαμαράς είναι θυμωμένος
και δεν θα σταματήσει να μιλάει.
Το θέμα είναι… ποιος τον ακούει πια.
Γιατί μαθαίνω ότι ανεπισήμως από την κυβέρνηση χθες έλεγαν «δεν ασχολούμαστε, δεν μας
ενδιαφέρουν όσα λέει».
Υπήρχαν και κάποιοι επίσης που ακούγοντας τον κ. Σαμαρά να αποθεώνει την «εθνοκεντρική
πολιτική» του Ανδρέα Παπανδρέου με τον Ενιαίο Αμυντικό Δόγμα Ελλάδας – Κύπρου είπαν:
«Είναι ο πρώτος πρόεδρος της ΝΔ που αποθεώνει τον Ανδρέα Παπανδρέου και εμπνέεται
από αυτόν.
Θα σηκωθεί ο Ευάγγελος Αβέρωφ (σ.σ. ο Σαμαράς ήταν πνευματικό του τέκνο) από τον τάφο
του και θα πέσει… φωτιά και τσεκούρι…»
Μιλάμε για big time μπηχτή.
Θα κάνει την έκπληξη ο Πιέρ;
Το Σάββατο το πρωί θα μιλήσει ο υπουργός Παιδείας Κυριάκος Πιερρακάκης στη Βουλή για
τον προϋπολογισμό του χαρτοφυλακίου του, ο οποίος είναι ήδη αυξημένος κατά 141 εκατ.
ευρώ σε σχέση με τον αρχικό του 2024.
Δεν αποκλείεται βέβαια, κατά τη συνήθη πρακτική του, ο σερ Πιερ να κάνει την έκπληξη
δίνοντας κάποια επιπλέον είδηση κατά την ομιλία του.
Στα όσα, πάντως, ήδη γνωρίζουμε, οι προβλέψεις για τον προϋπολογισμό του 2025
ανέρχονται στο ποσό των 5.594 εκατ. ευρώ, κι ένα μέρος αυτών αφορά τη γενναία αύξηση
μόνιμων διορισμών στην εκπαίδευση, στην οποία προχώρησε ο υπουργός Παιδείας στις αρχές
του σχολικού έτους, ενισχύοντας το εκπαιδευτικό δυναμικό με 10.000 επιπλέον εργαζομένους.
Μια αξιέπαινη πρωτοβουλία του Άκη Σκέρτσου
Ο Άκης Σκέρτσος είναι γνωστός για τις ιδιαίτερες ευαισθησίες που επιδεικνύει για σειρά
κοινωνικών θεμάτων.
Κι εγώ δεν μπορώ παρά να του δώσω συγχαρητήρια για την πρωτοβουλία που πήρε για τη
δημιουργία Ειδικής Επιτροπής για τον Αυτισμό.
Ο Άκης Σκέρτσος έγραψε χθες στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης: «Από την εκπαίδευση έως την
καθημερινότητα, αποστολή της επιτροπής είναι να υποστηρίζει και να καθοδηγεί την
κυβέρνηση και τα αρμόδια Υπουργεία με επιστημονικά τεκμηριωμένες και ταυτόχρονα
πρακτικά εφαρμόσιμες συστάσεις για τη δημιουργία ενός κόσμου που καταλαβαίνει και στηρίζει
όσους και όσες ζουν με τον αυτισμό».
«Γιατί κάθε σημαντική αλλαγή ξεκινά από έναν διάλογο, που γίνεται δέσμευση και καταλήγει σε
δράση για μια κοινωνία και ένα κράτος που νοιάζεται και δεν αφήνει κανέναν πίσω.
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Για μια Ελλάδα με όλους, για όλους», επισημαίνει σε άλλο σημείο ο Άκης Σκέρτσος, και στη
συνέχεια αναφέρει αναλυτικά τα μέλη της Επιτροπής.
Ο πρώην υπουργός, η πλατινομαλλούσα και ο καβγάς στο Pit… Part2
Αγαπητοί αναγνώστες, δύο ήταν τα θέματα που συζητούνταν χθες στους πολιτικούς κύκλους:
Ο πιθανός διορισμός της <a href="https://www.mononews.gr/tag/kiberli-gkilfoil" target="_blank"
rel=
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Β. Κοντοζαμάνης: Η ελληνική κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό και
αποτελεσματικό σύστημα υγείας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές
και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες
αναπτυξιακές δυνατότητες, ανέφερε ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός
Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη.
Σημείωσε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς
τομείς για επενδύσεις.
Η ελληνική κυβέρνηση, πρόσθεσε, έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την
ενίσχυση του τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο
καινοτομίας.
Σύμφωνα με τον κ. Κοντοζαμάνη, ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της
καινοτομίας και της τεχνολογίας στο σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων,
στην επένδυση σε υποδομές και στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η ελληνική κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητά του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης, τόνισε ο κ.
Κοντοζαμάνης. Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη,
δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να
έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα, κατέληξε ο κ. Κοντοζαμάνης.
ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Β. Κοντοζαμάνης: Ο τομέας της Υγείας από τους πιο ελκυστικούς για επενδύσεις τα
επόμενα χρόνια
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία στο 26ο Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital
Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας
από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
Η Eλληνική Kυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του
τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες
ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης. Οι
διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα
ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα
ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα.
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Βασίλης Κοντοζαμάνης:Η Βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η
ψηφιακή υγεία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital
Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας
από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
Η Eλληνική Kυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του
τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες
ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης. Οι
διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα
ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα
ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα.
 

https://www.healthweb.gr/reportaz-ygeias/vasilis-kontozamanisi-viotexnologia-i-paragogi-farmakeytikon-proionton-i-psifiaki-ygeia


https://www.neamou.gr/

 Publication date: 12/12/2024 21:54

 link

Βασίλης Κοντοζαμάνης:Η Βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η
ψηφιακή υγεία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital
Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας
από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
Η Eλληνική Kυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του
τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες
ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης. Οι
διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα
ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα
ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα.
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Β. Κοντοζαμάνης: Η κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό και αποτελεσματικό
σύστημα υγείας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Newsroom
By Newsroom
Newsroom
By Newsroom
Η βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές
και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες
αναπτυξιακές δυνατότητες, ανέφερε ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός
Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη.
Σημείωσε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς
τομείς για επενδύσεις.
Η ελληνική κυβέρνηση, πρόσθεσε, έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την
ενίσχυση του τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο
καινοτομίας.
Σύμφωνα με τον κ. Κοντοζαμάνη, ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της
καινοτομίας και της τεχνολογίας στο σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων,
στην επένδυση σε υποδομές και στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η ελληνική κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητά του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης, τόνισε ο κ.
Κοντοζαμάνης. Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη,
δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να
έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα, κατέληξε ο κ. Κοντοζαμάνης.
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Βασίλης Κοντοζαμάνης: «Τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από
τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις» ΡΟΗ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ρίτα Μελά
ΡΙΤΑ ΜΕΛΑ
Η βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές
και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες
αναπτυξιακές δυνατότητες και η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει ανταγωνιστική σε
αυτούς του τομείς.
Τα παραπάνω ανέφερε ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας,
μιλώντας στο 26ο Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη ( 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, entitled “GREECE – SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE”
Greece as a Hub for World Class Projects).
Ο ίδιος τόνισε ότι  τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο
ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
«Η Ελληνική κυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του
τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας» είπε
ο κ. Κοντοζαμάνης. 
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης:
– στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο σύστημα υγείας,
-στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων,
-στην επένδυση σε υποδομές,
-στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας. 
«Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες
ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης» 
επεσήμανε ο κ. Κοντοζαμάνης.
Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, όπως είπε ο κ.
Κοντοζαμάνης, δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών
επενδυτών να έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα.
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Επιστροφή στα κέρδη για το ΧΑ – Η Metlen έκανε τη διαφορά
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ήπιες ανοδικές τάσεις επικράτησαν στη σημερινή συνεδρίαση του Χρηματιστηρίου, με την
αγορά να επανέρχεται σε ανοδική τροχιά μετά από δύο ημέρες διορθωτικής πτώσης,
υπερβαίνοντας τα επίπεδα των 1.460 μονάδων. Την ίδια ώρα, με μικρή άνοδο κινούνται και οι
ευρωαγορές μετά την αναμενόμενη απόφαση της ΕΚΤ για μείωση επιτοκίων κατά 25 μονάδες
βάσης. Αντιθέτως, πτωτικά κινούνται οι δείκτες της Wall Street μετά τα στοιχεία για τον
πληθωρισμό χονδρικής στις ΗΠΑ που έδειξε επιτάχυνση στο 3% έναντι προβλέψεων για 2,6%.
O Γενικός Δείκτης Τιμών έκλεισε στις 1.464,03 μονάδες, σημειώνοντας άνοδο 0,44%. Η αξία
των συναλλαγών ανήλθε στα 137,97 εκατ. ευρώ, ενώ διακινήθηκαν 31.984.797 μετοχές.
Ο δείκτης υψηλής κεφαλαιοποίησης σημείωσε άνοδο σε ποσοστό 0,51%, ενώ ο δείκτης της
μεσαίας κεφαλαιοποίησης υποχώρησε οριακά σε ποσοστό 0,05%.
O τραπεζικός δείκτης κινήθηκε ελαφρώς υψηλότερα κατά 0,15% στις 1.292,26 μονάδες. Η
Πειραιώς κατέγραψε άνοδο 1,53% στα 3,909 ευρώ, η Εθνική έκλεισε στο +0,52% και τα 7,77
ευρώ, η Alpha στο +0,43% και τα 1,622 ευρώ, ενώ η Κύπρου ενισχύθηκε κατά 0,88% στα 4,56
ευρώ. Απώλειες, τέλος, 1,38% σημείωσε η Eurobank στα 2,21 ευρώ.
Από τις μετοχές της υψηλής κεφαλαιοποίησης, τη μεγαλύτερη άνοδο κατέγραψαν οι μετοχές
της Μetlen (+2,18%), του ΟΛΠ (+1,70%), της Πειραιώς (+1,53%), των ΕΛΠΕ (+1,14%) και της
Aegean (+1,00%). Αντιθέτως, τη μεγαλύτερη πτώση σημείωσαν οι μετοχές της
Eurobank(-1,38%), της Autohellas (-1,17%) και της ΕΥΔΑΠ (-1,03%).
Τον μεγαλύτερο όγκο συναλλαγών παρουσίασαν η Eurobank και η Alpha Bank διακινώντας με
11.280.166 και 4.625.793 μετοχές, αντιστοίχως. Τη μεγαλύτερη αξία συναλλαγών σημείωσαν η
Eurobank με 25,12 εκατ. ευρώ και η Εθνική με 18,91 εκατ. ευρώ. Ανοδικά κινήθηκαν 59
μετοχές, 45 πτωτικά και 16 παρέμειναν σταθερές.
Τις τελευταίες ημέρες το Χ.Α. είχε επιδείξει μία κάπως διαφοροποιημένη συμπεριφορά σε
σχέση με τις διεθνείς αγορές, όπως σημειώνει στην «Καθημερινή» ο Δημήτρης Τζάνας,
σύμβουλος διοίκησης στην Κύκλος ΑΧΕΠΕΥ, και υπό προϋποθέσεις, η μικρή αυτή
αυτονόμηση του Γενικού Δείκτη μπορεί να επιστρέψει οδηγώντας σε περαιτέρω συνέχιση της
ανοδικής του κίνησης στον τελευταίο μήνα του έτους (yearend-rally), πάνω από τις 1.500
μονάδες.
Πάντως, σύμφωνα με τον αναλυτή, θα χρειαστούν νέες εισροές που θα μπορούσαν να
προέλθουν, μεταξύ άλλων, και από τη ρευστότητα που θα απελευθερωθεί από τη δημόσια
πρόταση για το σύνολο των μετοχών της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακής, στον βαθμό που η διαδικασία
δρομολογηθεί άμεσα.
Οι ξένοι οίκοι πάντως επανέρχονται με θετική διάθεση για τους ελληνικούς τίτλους, με την JP
Morgan να αναβαθμίζει τις τιμές-στόχους των τραπεζών, την UBS να επαναλαμβάνει τη θετική
της στάση για τον κλάδο και τον οικονομολόγο της Goldman Sachs, Φίλιππο Ταντέι, να
δηλώνει στο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να
υπεραποδίδει σε σχέση με την υπόλοιπη Ν. Ευρώπη και την Ευρωζώνη.
moneyreview.gr
Διαβάστε επίσης:
Wall Street: Χτύπησε το καμπανάκι ο Trump – Πτωτικό άνοιγμα
Lagarde: Ομόφωνη απόφαση για νέα μείωση 25 μ.β. – Καθοδικοί κίνδυνοι για την ανάπτυξη
Ακολουθήστε το Money Review στο Google News
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Κοντοζαμάνης: Οι πέντε τομείς φαρμάκου με τις μεγαλύτερες αναπτυξιακές δυνατότητες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital
Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας
από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
Η Eλληνική Kυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του
τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.  
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.  
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες
ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης. Οι
διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα
ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα
ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα.
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Κοντοζαμάνης: Η Ελλάδα είναι ανταγωνιστική στον τομέα της βιοτεχνολογίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, σύμφωνα με τον πρώην αναπληρωτή υπουργός Υγείας Βασίλη Κοντοζαμάνη.
Ήδη έχουν προωθηθεί οι αλλαγές για την ενδυνάμωση του ΕΣΥ ώστε να αποτελέσει πεδίο
καινοτομίας.
Ο κ. Κοντοζαμάνης κατά την τοποθέτησή του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη, με τίτλο  “GREECE – SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT
UPGRADE” επεσήμανε ότι η Βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η
ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που
παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες αναπτυξιακές δυνατότητες. Συγκεκριμένα, ο κ. Κοντοζαμάνης
διέβλεψε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς
τομείς για επενδύσεις. Ο πρωήν αναπληρωτής υπουργός υπογράμμισε στα λεγόμενά του ότι η
Ελληνική Κυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του τομέα
της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.  Μνεία έκανε
ο κ. Κοντοζαμάνης  ακόμη στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο σύστημα
υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και στην
εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Κατά την ομιλία του ο κ. Κοντοζαμάνης διαβεβαίωσε ότι η χώρα μας έχει θέσει τις βάσεις για να
γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της βιοτεχνολογίας, της παραγωγής
φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες ψηφιακής υγείας και τις
βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Την αφοσίωση της  Ελληνικής Κυβέρνησης, τόνισε ο κ. Κοντοζαμάνης στη δημιουργία ισχυρού,
αποτελεσματικού και ανθεκτικού συστήματος υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των
πολιτών. Όπως σημείωσε ο ίδιος η αποδοτικότητα και η αποτελεσματικότητα του θα μετριέται
σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης. Μάλιστα, οι διαρθρωτικές αλλαγές και
μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, σύμφωνα με τον κ. Κοντοζαμάνη, καλλιεργούν
ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη
ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα.
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Κοντοζαμάνης: «Η κυβέρνηση δεσμεύτηκε για ισχυρό σύστημα υγείας»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς τομείς για
επενδύσεις είπε ο κ. Κοντοζαμάνης
Η βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές
και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες
αναπτυξιακές δυνατότητες, ανέφερε ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός
Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη.
Σημείωσε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς
τομείς για επενδύσεις.
Η ελληνική κυβέρνηση, πρόσθεσε, έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την
ενίσχυση του τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο
καινοτομίας.
Σύμφωνα με τον κ. Κοντοζαμάνη, ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της
καινοτομίας και της τεχνολογίας στο σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων,
στην επένδυση σε υποδομές και στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η ελληνική κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητά του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης, τόνισε ο κ.
Κοντοζαμάνης. Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη,
δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να
έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα, κατέληξε ο κ. Κοντοζαμάνης.
Πηγή: ΑΠΕ - ΜΠΕ 
ΕΙΔΗΣΕΙΣ ΣΗΜΕΡΑ
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Β. Κοντοζαμάνης: Η ελληνική κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό και
αποτελεσματικό σύστημα υγείας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές
και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες
αναπτυξιακές δυνατότητες, ανέφερε ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός
Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη.
Όπως επισήμανε ο πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας Βασίλης Κοντοζαμάνης, τα
επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς τομείς για
επενδύσεις.
Η ελληνική κυβέρνηση, πρόσθεσε, έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την
ενίσχυση του τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο
καινοτομίας.
Σύμφωνα με τον κ. Κοντοζαμάνη, ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της
καινοτομίας και της τεχνολογίας στο σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων,
στην επένδυση σε υποδομές και στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η ελληνική κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητά του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης, τόνισε ο κ.
Κοντοζαμάνης. Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη,
δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να
έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα, κατέληξε ο κ. Κοντοζαμάνης.
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΕΠΙΣΗΣ:
Ζάχαρη: Πώς θα καταλάβετε ότι τρώτε περισσότερη από όσο πρέπει – Τα 7 σημάδια
Η συγκλονιστική ιστορία μίας 34χρονης: Από τη ναυτία στην καρδιακή ανεπάρκεια και πίσω σε
μια καλύτερη ζωή
Κρυολόγημα: Σκόρδο, χυμός πορτοκάλι και κοτόσουπα ή βιταμίνες και συμπληρώματα
διατροφής;
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Δέσμευση της ελληνικής κυβέρνησης για ένα αποτελεσματικό σύστημα υγείας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές δοκιμές
και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες
αναπτυξιακές δυνατότητες, ανέφερε ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός
Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη.
Σημείωσε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο ελκυστικούς
τομείς για επενδύσεις. Η ελληνική κυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για
την ενίσχυση του τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο
καινοτομίας.
Σύμφωνα με τον κ. Κοντοζαμάνη, ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της
καινοτομίας και της τεχνολογίας στο σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων,
στην επένδυση σε υποδομές και στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας. Η
ελληνική κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών.
Η αποδοτικότητα και αποτελεσματικότητά του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής
παρέμβασης, τόνισε ο κ. Κοντοζαμάνης. Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που
βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό
αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα, κατέληξε ο κ.
Κοντοζαμάνης.
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Γιάννης Στουρνάρας: «Success story η ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδας, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση. Όπως ανέφερε ο
ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η Ελλάδα παρ’
όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο
έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί
στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Ιδιαίτερη
αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές αμυντικές
δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Τέλος, ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Βίβιαν Μπουζάλη: Η METLEN στην πρώτη γραμμή της ενεργειακής μετάβασης και της
διεθνούς διάκρισης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Βίβιαν Μπουζάλη: Η METLEN στην πρώτη γραμμή της ενεργειακής μετάβασης και της
διεθνούς διάκρισης
Η πρόσφατη αναβάθμιση της Ελλάδας στην επενδυτική βαθμίδα αποτέλεσε σημείο αναφοράς
για την Βίβιαν Μπουζάλη, Chief Corporate Affairs & Communication Officer της METLEN
Energy & Metals, κατά την παρουσία της στο 26ο Συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Όπως σημείωσε, αυτή η εξέλιξη είναι αποτέλεσμα στοχευμένων μεταρρυθμίσεων και
καινοτόμων δράσεων, με τη METLEN να βρίσκεται στην πρώτη γραμμή αυτής της
προσπάθειας. Η εισηγμένη εταιρεία, με παρουσία σε 40 χώρες, προωθεί πρωτοβουλίες που
στοχεύουν στη βιωσιμότητα και τη μετάβαση σε ένα πιο πράσινο και ανθεκτικό ενεργειακό
σύστημα.
Κατά τη συμμετοχή της στο πάνελ «The New Energy Landscape in Greece», η κα. Μπουζάλη
υπογράμμισε ότι η METLEN κατέχει ηγετική θέση στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, με
χαρτοφυλάκιο που ξεπερνά τα 10,6 GW. Παράλληλα, η εταιρεία επενδύει σε υποδομές που
καθιστούν την Ελλάδα σημαντικό ενεργειακό κόμβο για την Ευρώπη. Έμφαση δόθηκε στις
καινοτόμες πρακτικές, όπως η ανακύκλωση αλουμινίου με 90% χαμηλότερη κατανάλωση
ενέργειας, αλλά και στην ανάπτυξη υλικών υψηλής τεχνολογίας που ενισχύουν τη βιώσιμη
βιομηχανία.
Η συζήτηση δεν περιορίστηκε μόνο στις ελληνικές δραστηριότητες, καθώς η METLEN
επεκτείνεται δυναμικά στη Βόρεια Αμερική. Όπως ανέφερε η κα. Μπουζάλη, η εταιρεία έχει ήδη
δρομολογήσει στρατηγικές πρωτοβουλίες στον Καναδά και διερευνά νέες δυνατότητες στις
Ηνωμένες Πολιτείες, υποστηρίζοντας τους στόχους για ενεργειακή μετάβαση και
απανθρακοποίηση.
Αξίζει να σημειωθεί πως προ ημερών η κα. Μπουζάλη έλαβε μια σημαντική διάκριση, καθώς
τιμήθηκε με το βραβείο Manager of the Year 2024. Το βραβείο της απονεμήθηκε από τον
Παύλο Γερουλάνο, ο οποίος τόνισε τη δυσκολία του ρόλου ενός manager που
δραστηριοποιείται σε θέματα corporate affairs, χαρακτηρίζοντας το έργο αυτό ως καθοριστικής
σημασίας για την επιτυχία και την εξέλιξη μιας εταιρείας.
Στην ομιλία της κατά την παραλαβή του βραβείου, η κα. Μπουζάλη ευχαρίστησε τον
διευθύνοντα σύμβουλο της METLEN, Ευάγγελο Μυτιληναίο, για την εμπιστοσύνη και τη
στήριξή του, τονίζοντας ότι η επιτυχία αυτή είναι αποτέλεσμα συλλογικής προσπάθειας.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στην αλλαγή του ονόματος της εταιρείας μετά από έναν αιώνα, που
αποτέλεσε ένα δύσκολο αλλά καθοριστικό βήμα για την ενίσχυση του διεθνούς προφίλ της.
«Αυτή η διάκριση δεν είναι μόνο προσωπική. Αντιπροσωπεύει την αφοσίωση και την
προσπάθεια μιας ολόκληρης ομάδας που εργάζεται με όραμα για την καινοτομία και τη
βιωσιμότητα», δήλωσε χαρακτηριστικά, κλείνοντας με την υπόσχεση ότι η METLEN θα
συνεχίσει να πρωτοπορεί τόσο στην Ελλάδα όσο και στη διεθνή αγορά. 
Πηγή
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Κοντοζαμάνης: Από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις ο κλάδος της Υγείας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο
Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι
ένας από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
Σύμφωνα με τα όσα είπε ο κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης η ελληνική κυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει
μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα
στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες
ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Η κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα υγείας που
θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και αποτελεσματικότητα του θα
μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης. Οι διαρθρωτικές αλλαγές και
μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό
περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα
στη χώρα.
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Τα 4 μέτρα ενίσχυσης της ελληνικής αγοράς εργασίας στο Capital Link «Invest in
Greece»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία της Υπουργού Εργασίας στο 2 ετήσιο forum στη Νέα Υόρκη
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη. Κατά την
ομιλία της υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία μειώθηκε στο
μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο 9%. Η Ν.
Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα 4 μέτρα που έλαβε η κυβέρνηση προκειμένου να
συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις:
Μείωση του κόστους εργασίας. «Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους».
Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. «Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό».
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η Ν. Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα αναφέρθηκε) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις που αναζητούν προσωπικό.
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Μεγάλου (Πειραιώς): Πυλώνας ανάπτυξης ο τραπεζικός τομέας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι ελληνικές τράπεζες έχουν καταγράψει σημαντική πρόοδο την τελευταία δεκαετία,
υπογράμμισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου,
αναφερόμενος ειδικότερα στη μείωση των μη εξυπηρετούμενων δανείων, την ενίσχυση των
κεφαλαίων και τις πρωτοβουλίες ψηφιακού μετασχηματισμού.
«Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την οικονομία
αποτελεσματικά.
Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ.,
με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός
και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου»,
υπογράμμισε, μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Ο κ. Μεγάλου ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία, αναφερόμενος σε
εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που έχουν βελτιώσει την
εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth Management, έχοντας
υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω
ανάπτυξη.
Υπογράμμισε δε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας ήδη
διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με στόχο να
ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027.
Σημείωσε ότι η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε
τέσσερις κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα “Equall”. Από τις δράσεις του προγράμματος
αυτού έχουν ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του
2022. «Μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη νέα γενιά και
τις ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον μας να
επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία», είπε ο κ. Μεγάλου.
Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη
κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει
πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.
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Εξάρσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ποια φίμωση;
@ Ούτε μία ούτε δύο, αλλά εννέα επερωτήσεις περιφερειακών συμβούλων συζητήθηκαν προ
ημερησίας διάταξης στην συνεδρίαση του Περιφερειακού Συμβουλίου, την Τρίτη το πρωί στη
Λαμία.
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B. Μπουζάλη: Η METLEN πρωταγωνιστεί στο ενεργειακό μέλλον της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Βίβιαν Μπουζάλη, Chief Corporate Affairs & Communication Officer της METLEN Energy &
Metals συμμετείχε στο πάνελ “The New Energy Landscape in Greece”, στο πλαίσιο του 26ου
Συνεδρίου Capital Link στη Νέα Υόρκη, όπου και αναφέρθηκε στον πρωταγωνιστικό ρόλο της
METLEN στη διαμόρφωση του ενεργειακού τοπίου της Ελλάδας και τα φιλόδοξα σχέδιά της
εταιρείας για τη Βόρεια Αμερική.
Ειδικότερα, η κα. Μπουζάλη σημείωσε πως «η πρόσφατη αναβάθμιση της Ελλάδας εντός της
επενδυτικής βαθμίδας αναδεικνύει τη δυναμική των στοχευμένων μεταρρυθμίσεων και της
καινοτομίας, και η METLEN βρίσκεται στην πρώτη γραμμή αυτής της αλλαγής. Με διεθνή
παρουσία σε 40 χώρες, η METLEN προωθεί τη βιωσιμότητα και την καινοτομία σε τομείς όπως
οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, ο εκσυγχρονισμός των δικτύων, η πράσινη μεταλλουργία και
η κυκλική οικονομία».
Παράλληλα, αναφορικά με portfolio της METLEN στην Ελλάδα η κα. Μπουζάλη υπογράμμισε
πως η εταιρεία «κατέχει ηγετική θέση στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας με χαρτοφυλάκιο που
υπερβαίνει τα 10,6 GW, ενώ υλοποιεί κομβικές επενδύσεις σε υποδομές δικτύου που
καθιστούν τη χώρα ενεργειακό κόμβο της Ευρώπης». Ακόμη, πρόσθεσε ότι «οι πρωτοβουλίες
πράσινης μεταλλουργίας, όπως η ανακύκλωση αλουμινίου με 90% χαμηλότερη κατανάλωση
ενέργειας, καθώς και η παραγωγή υλικών υψηλής τεχνολογίας, εδραιώνουν τη METLEN ως
βασικό παράγοντα μιας βιώσιμης βιομηχανίας».
«Σε διεθνές επίπεδο, οι πρόσφατες επεκτάσεις στη Βόρεια Αμερική, όπως ο στρατηγικός
σχεδιασμός στον Καναδά και οι νέες διερευνητικές δραστηριότητες στις Ηνωμένες Πολιτείες,
επιβεβαιώνουν τη δέσμευση της METLEN στους στόχους της ενεργειακής μετάβασης και της
απανθρακοποίησης. Η αποστολή της METLEN δεν περιορίζεται μόνο στις επιχειρηματικές
επιτυχίες. Στόχος μας είναι η ενίσχυση της οικονομικής ανάπτυξης, η ενδυνάμωση των
κοινοτήτων και η δημιουργία ενός βιώσιμου μέλλοντος για όλους», τόνισε η κα. Μπουζάλη στο
πλαίσιο της τοποθέτησής της στο 26ο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Βίβιαν Μπουζάλη: Η METLEN στην πρώτη γραμμή της ενεργειακής μετάβασης και της
διεθνούς διάκρισης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η πρόσφατη αναβάθμιση της Ελλάδας στην επενδυτική βαθμίδα αποτέλεσε σημείο αναφοράς
για την Βίβιαν Μπουζάλη, Chief Corporate Affairs & Communication Officer της METLEN
Energy & Metals, κατά την παρουσία της στο 26ο Συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Όπως σημείωσε, αυτή η εξέλιξη είναι αποτέλεσμα στοχευμένων μεταρρυθμίσεων και
καινοτόμων δράσεων, με τη METLEN να βρίσκεται στην πρώτη γραμμή αυτής της
προσπάθειας. Η εισηγμένη εταιρεία, με παρουσία σε 40 χώρες, προωθεί πρωτοβουλίες που
στοχεύουν στη βιωσιμότητα και τη μετάβαση σε ένα πιο πράσινο και ανθεκτικό ενεργειακό
σύστημα.
Κατά τη συμμετοχή της στο πάνελ «The New Energy Landscape in Greece», η κα. Μπουζάλη
υπογράμμισε ότι η METLEN κατέχει ηγετική θέση στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, με
χαρτοφυλάκιο που ξεπερνά τα 10,6 GW. Παράλληλα, η εταιρεία επενδύει σε υποδομές που
καθιστούν την Ελλάδα σημαντικό ενεργειακό κόμβο για την Ευρώπη. Έμφαση δόθηκε στις
καινοτόμες πρακτικές, όπως η ανακύκλωση αλουμινίου με 90% χαμηλότερη κατανάλωση
ενέργειας, αλλά και στην ανάπτυξη υλικών υψηλής τεχνολογίας που ενισχύουν τη βιώσιμη
βιομηχανία.
Η συζήτηση δεν περιορίστηκε μόνο στις ελληνικές δραστηριότητες, καθώς η METLEN
επεκτείνεται δυναμικά στη Βόρεια Αμερική. Όπως ανέφερε η κα. Μπουζάλη, η εταιρεία έχει ήδη
δρομολογήσει στρατηγικές πρωτοβουλίες στον Καναδά και διερευνά νέες δυνατότητες στις
Ηνωμένες Πολιτείες, υποστηρίζοντας τους στόχους για ενεργειακή μετάβαση και
απανθρακοποίηση.
Αξίζει να σημειωθεί πως προ ημερών η κα. Μπουζάλη έλαβε μια σημαντική διάκριση, καθώς
τιμήθηκε με το βραβείο Manager of the Year 2024. Το βραβείο της απονεμήθηκε από τον
Παύλο Γερουλάνο, ο οποίος τόνισε τη δυσκολία του ρόλου ενός manager που
δραστηριοποιείται σε θέματα corporate affairs, χαρακτηρίζοντας το έργο αυτό ως καθοριστικής
σημασίας για την επιτυχία και την εξέλιξη μιας εταιρείας.
Στην ομιλία της κατά την παραλαβή του βραβείου, η κα. Μπουζάλη ευχαρίστησε τον
διευθύνοντα σύμβουλο της METLEN, Ευάγγελο Μυτιληναίο, για την εμπιστοσύνη και τη
στήριξή του, τονίζοντας ότι η επιτυχία αυτή είναι αποτέλεσμα συλλογικής προσπάθειας.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στην αλλαγή του ονόματος της εταιρείας μετά από έναν αιώνα, που
αποτέλεσε ένα δύσκολο αλλά καθοριστικό βήμα για την ενίσχυση του διεθνούς προφίλ της.
«Αυτή η διάκριση δεν είναι μόνο προσωπική. Αντιπροσωπεύει την αφοσίωση και την
προσπάθεια μιας ολόκληρης ομάδας που εργάζεται με όραμα για την καινοτομία και τη
βιωσιμότητα», δήλωσε χαρακτηριστικά, κλείνοντας με την υπόσχεση ότι η METLEN θα
συνεχίσει να πρωτοπορεί τόσο στην Ελλάδα όσο και στη διεθνή αγορά. 
Δες όλες τις ειδήσεις και τα νέα τη στιγμή που συμβαίνουν
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Επιφυλακτική διάσπαση των 1.460 μονάδων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στους ρυθμούς των ευρωαγορών δείχνει να κινείται σήμερα το Χρηματιστήριο Αθηνών εν
αναμονή της απόφασης της ΕΚΤ για τα επιτόκια.
O Γενικός Δείκτης Τιμών, στις 11:20, διαμορφώνεται στις 1.461,13 μονάδες σημειώνοντας
άνοδο 0,38% με την αξία των συναλλαγών στα 22 εκατ. ευρώ. Ο δείκτης υψηλής
κεφαλαιοποίησης σημειώνει άνοδο σε ποσοστό 0,4%, ενώ ο δείκτης της μεσαίας
κεφαλαιοποίησης υποχωρεί οριακά σε ποσοστό 0,22%. Ο τραπεζικός δείκτης σημειώνει άνοδο
0,35% στις 1.294,8 μονάδες. 
Από τις μετοχές της υψηλής κεφαλαιοποίησης, τη μεγαλύτερη άνοδο καταγράφουν οι μετοχές
της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, της Aegean Airlines, της Τιτάν και της Coca Cola HBC. Αντιθέτως, τη
μεγαλύτερη πτώση καταγράφουν οι μετοχές της Lamda Development, του ΔΑΑ και της ΔΕΗ.
Σύμφωνα με τους αναλυτές, η σταθεροποιητική κίνηση των τελευταίων ημερών με τάσεις
κατοχύρωσης κερδών δεν αναιρούν το ενδεχόμενο περαιτέρω ανοδικής κίνησης με τις
πιθανότητες για ένα καλό κλείσιμο του έτους να έχουν αυξηθεί έπειτα και από τις έως τώρα
επιδόσεις του Γενικού Δείκτη τον Δεκέμβριο (+4,6%).
Την ίδια ώρα, και οι ευρωπαϊκές αγορές κινούνται με κέρδη εν όψει της αναμενόμενης μείωσης
των επιτοκίων από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, ενώ τονώνουν το κλίμα και οι ενδείξεις
αναθέρμανσης των σχέσεων ΗΠΑ-Κίνας.
Η ΕΚΤ αναμένεται να ανακοινώσει αργότερα την Πέμπτη την τελευταία μείωση των επιτοκίων
της για φέτος, με τους οικονομολόγους να αναμένουν μείωση του επιτοκίου κατά 25 μονάδες
βάσης αντί για την «jumbo» κίνηση των 50 μονάδων βάσης που αναμενόταν προηγουμένως. Η
ΕΚΤ πρόκειται επίσης να δημοσιεύσει τις τριμηνιαίες μακροοικονομικές προβλέψεις της για την
ανάπτυξη και τον πληθωρισμό. 
Χθες στη Wall Street, o Nasdaq έκλεισε για πρώτη φορά πάνω από τις 20.000 μονάδες στον
απόηχο των στοιχείων για τον πληθωρισμό Νοεμβρίου στις ΗΠΑ τα οποία ήταν σύμφωνα με
τις προβλέψεις και ανοίγουν το δρόμο για νέα μείωση των επιτοκιών από την Fed στη
συνεδρίαση της επόμενης εβδομάδας. 
Τις τελευταίες ημέρες το Χ.Α. είχε επιδείξει μία κάπως διαφοροποιημένη συμπεριφορά σε
σχέση με τις διεθνείς αγορές, όπως σημειώνει στην «Καθημερινή» ο Δημήτρης Τζάνας,
σύμβουλος διοίκησης στην Κύκλος ΑΧΕΠΕΥ, και υπό προϋποθέσεις, η μικρή αυτή
αυτονόμηση του Γενικού Δείκτη μπορεί να επιστρέψει οδηγώντας σε περαιτέρω συνέχιση της
ανοδικής του κίνησης στον τελευταίο μήνα του έτους (yearend-rally), πάνω από τις 1.500
μονάδες.
Πάντως, σύμφωνα με τον αναλυτή, θα χρειαστούν νέες εισροές που θα μπορούσαν να
προέλθουν, μεταξύ άλλων, και από τη ρευστότητα που θα απελευθερωθεί από τη δημόσια
πρόταση για το σύνολο των μετοχών της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακής, στον βαθμό που η διαδικασία
δρομολογηθεί άμεσα.
Οι ξένοι οίκοι πάντως επανέρχονται με θετική διάθεση για τους ελληνικούς τίτλους, με την JP
Morgan να αναβαθμίζει τις τιμές-στόχους των τραπεζών, την UBS να επαναλαμβάνει τη θετική
της στάση για τον κλάδο και τον οικονομολόγο της Goldman Sachs, Φίλιππο Ταντέι, να
δηλώνει στο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να
υπεραποδίδει σε σχέση με την υπόλοιπη Ν. Ευρώπη και την Ευρωζώνη.
moneyreview.gr
Διαβάστε επίσης:
Ευρωπαϊκά χρηματιστήρια: Συγκρατημένη άνοδος περιμένοντας την ΕΚΤ
Στη δίνη Trump και πολιτικών κρίσεων – Τα 5 κρίσιμα ερωτήματα για την ΕΚΤ
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Ακολουθήστε το Money Review στο Google News
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Βρεττού για συγχώνευση Attica – Παγκρήτιας: Ορόσημο μετασχηματισμού για τον
χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ως ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, που θέτει τις
βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό, χαρακτήρισε
τη συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα η Διευθυνούσα Σύμβουλος της
Attica Bank, κα. Ελένη Βρεττού.
«Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον
επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της
επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και τους
επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με
δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το
όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την
οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση», δήλωσε, μιλώντας στο
26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
«Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735
εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα.
Για τους επενδυτές, η νέα Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη
του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία
είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό
οδικό χάρτη ανάπτυξης», πρόσθεσε.
Κατέληξε λέγοντας πως, από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την
προώθηση πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, «διαμορφώνουμε έναν
τραπεζικό οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα,
ενισχύοντας την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη».
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών – Στόχος να
ισχυροποιηθεί ο ρόλος της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών
, που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την
επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας
και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και
Μεταφορών
κ. Χρήστος Σταϊκούρας
, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της
Capital Link
για την Ελλάδα, με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που
πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Διαβάστε περισσότερα στο --.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Απαγγέλθηκαν κατηγορίες στον νεαρό που συνελήφθη για τον φόνο του CEO της United
Healthcare – Πώς τον έπιασαν
Oι 11 Ινδοί κροίσοι που θέλουν να ανοίξουν δουλειές στην Ελλάδα
Ο Άσαντ έπεσε, το αντίστροφο δράμα της Συρίας μόλις ξεκίνησε
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Επιστροφή στα κέρδη για το Χρηματιστήριο Αθηνών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Υστερα από δύο διορθωτικές συνεδριάσεις, το Χρηματιστήριο της Αθήνας επανήλθε χθες σε
θετικό έδαφος κλείνοντας με ήπια άνοδο (+0,44%), με τη Metlen (+2,18%) να πρωταγωνιστεί,
αφού η Citigroup διατηρώντας τη σύσταση «αγοράς» με τιμή-στόχο τα 46 ευρώ τοποθέτησε τη
μετοχή (μαζί με τις Antofagasta και Fresnillo) στα τρία κορυφαία «top picks» για τον ευρωπαϊκό
μεταλλευτικό κλάδο.
Ξεχώρισαν επίσης από τη μεγάλη κεφαλαιοποίηση πέρα από τη Metlen και οι τίτλοι των ΟΛΠ
(+1,70%), Πειραιώς (+1,53%), HelleniQ Energy (+1,14%), ΔΕΗ (+1,10%) και Aegean Airlines
(+1,00%). Η αξία των συναλλαγών ανήλθε στα 137,97 εκατ. ευρώ με τους ενεργούς traders να
τηρούν στάση αναμονής, περιμένοντας τις κυβερνητικές παρεμβάσεις της Κυριακής.
Ο διευθύνων σύμβουλος της ΕΧΑΕ, Γιάννος Κοντόπουλος, κατά την παρουσίαση της νέας
εταιρικής εικόνας του Ομίλου, τόνισε πως η νέα ταυτότητα αποτυπώνει τη σταδιακή
μεταμόρφωσή του επανακαθορίζοντας και τον ρόλο του ως θεσμού για τους επενδυτές και τις
εταιρείες. Οπως ανέφερε ο ίδιος σε ξένους θεσμικούς και στο πρόσφατο επενδυτικό συνέδριο
της Capital Link στη Νέα Υόρκη, η ένταξη του ΧΑ στη watch list του οίκου FTSE για μετάταξη
στις ανεπτυγμένες αγορές επιβεβαιώνει την πρόοδο που έχει συντελεστεί στα κρίσιμα μεγέθη
τόσο της αγοράς, όσο και των εισηγμένων εταιρειών. Ο ίδιος ανέφερε πως η προσπάθεια για
εξωστρέφεια και ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας της αγοράς θα συνεχιστεί με νέες
πρωτοβουλίες και δράσεις.
Ο Cesar Ramirez, Executive Director, Head of Market Classification, Index Management
Research στην MSCI, ανέφερε πως την τελευταία δεκαετία η ελληνική αγορά μετοχών έχει
σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνοντας τις δυνατότητές
της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα. Κατά τη διάρκεια συζήτησης για
την ταξινόμηση της αγοράς, ο Ramirez τόνισε τη δέσμευση της MSCI να αντικατοπτρίζει με
ακρίβεια την εξέλιξη της ελληνικής αγοράς μέσω των δεικτών της. Σημείωσε ότι η
προσαρμοσμένη κεφαλαιοποίηση της αγοράς έχει αυξηθεί κατά 35%, με την Ελλάδα να
αντιπροσωπεύει πλέον στάθμιση 4,5% στον δείκτη MSCI Emerging Markets.
Τόνισε επίσης τα βήματα για την αντιμετώπιση της προσβασιμότητας στην αγορά,
συμπεριλαμβανομένων των βελτιώσεων στον δανεισμό μετοχών, στις ανοικτές πωλήσεις και
στη δυνατότητα μεταφοράς. Οι ρυθμιστικές εξελίξεις, όπως αυτές βάσει του Κανονισμού για τα
Κεντρικά Αποθετήρια Τίτλων (CSDR), έχουν βελτιώσει την υποδομή εκκαθάρισης και
διακανονισμού της Ελλάδας, διασφαλίζοντας τη στενότερη ευθυγράμμισή της με τα διεθνή
πρότυπα. Ενώ ορισμένες μεταρρυθμίσεις βρίσκονται ακόμη υπό υλοποίηση, ο Ramirez
αναγνώρισε τον ρόλο των ελληνικών Αρχών στην αντιμετώπιση των προκλήσεων και
προσβασιμότητας για την προώθηση της ανάπτυξης. Επανέλαβε ότι η MSCI παραμένει
αφοσιωμένη στη συνεργασία με τα ενδιαφερόμενα μέρη, στη διεξαγωγή ολοκληρωμένων
διαβουλεύσεων και στη διασφάλιση της διαφάνειας στις αποφάσεις που επηρεάζουν τις
ταξινομήσεις της αγοράς. Ο Αναστάσιος Αστυφίδης, Founder & CEO – Ambrosia Capital,
παρατήρησε μεταξύ άλλων ότι το ελληνικό Χρηματιστήριο σημειώνει άνοδο 63% από το 2022,
υπεραποδίδοντας των ευρωπαϊκών αγορών το ίδιο διάστημα, αν και το 2024 είχε μια πιο
μέτρια απόδοση, ενώ από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι επενδυτές σε ελληνικές
μετοχές έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. ευρώ μέσω πρωτογενών και δευτερογενών
προσφορών. Η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑ σε ανεπτυγμένη αγορά μακροπρόθεσμα θα πρέπει
να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με
τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Ο
FTSE Russell έχει τοποθετήσει την Ελλάδα στη λίστα παρακολούθησής του για πιθανή
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αναβάθμιση, με την επόμενη απόφαση να αναμένεται για τον Μάρτιο του 2025. Η MSCI, ο
μεγαλύτερος πάροχος, δεν έχει κάνει ακόμη παρόμοια ανακοίνωση.
Facebook
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LinkedIn
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου
ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική του Πράσινη
Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική Ευρώπη,
με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον
εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας»,
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εξήγησε.
Πηγή: Συντακτική ομάδα PtolemaidaNews.gr
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Οι συντάκτες της εφ. «Πατρίς» σχολιάζουν (12/12/24′)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Αναφορά προς ΥΠΕΝ
Αναφορά προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ. Θ. Σκυλακάκη κατέθεσε ο
Τομεάρχης Εθνικής Άμυνας και βουλευτής Ηλείας του ΠΑΣΟΚ Μιχάλης Κατρίνης με θέμα: την
«Παράταση προθεσμίας υπογραφής των όρων σύνδεσης των Φωτοβολταϊκών Σταθμών
(400KW) στο κορεσμένο δίκτυο Πελοποννήσου». Μετά την κοινή επιστολή του ΤΕΕ Ν.Ε.
Ηλείας και του Εμπορικού Επιμελητηρίου Ηλείας, στην οποίο διατυπώνεται το αίτημα
παράτασης προθεσμίας υπογραφής των όρων σύνδεσης των Φωτοβολταϊκών ο βουλευτής
καλεί τον αρμόδιο κ. Υπουργό να απαντήσει κατά το άρθρο 125 του Κανονισμού της Βουλής
και να δώσει λύση στο πρόβλημα.
Καθοριστική στήριξη
Η συμμετοχή για πρώτη φορά της Ελλάδας στις έρευνες στην Ανταρκτική είναι ιδιαίτερα
σημαντική με στόχο, στο άμεσο μέλλον, να δημιουργηθεί ελληνική βάση έρευνας εκεί. Το
μεγάλης σημασίας αυτό εγχείρημα που έχει ήδη κεντρίσει το ενδιαφέρον της επιστημονικής
κοινότητας, μια πρωτοβουλία της Ελληνικής Εταιρίας Πολικών Ζωνών σε συνεργασία με τη
Ναυτιλιακή Εταιρία Laskaridis ShippingCompany Ltd, υποστήριξε θερμά η Πρόεδρος της
Επιτροπής Περιβάλλοντος της Βουλής, Βουλευτής Ηλείας, Διονυσία-Θεοδώρα
Αυγερινοπούλου.  Οι άμεσες ενέργειές της είχαν ως αποτέλεσμα την επίσημη στήριξη της
Πολιτείας στην εν λόγω σπουδαία αποστολή, του  Υπουργείου Εξωτερικών, του Υπουργείου
Ανάπτυξης και ιδίως της Υφυπουργού, κας Ράπτη καθώς του Υπουργείου Περιβάλλοντος και
Ενέργειας.
 Δωρεάν ΤΕΣΤ ΠΑΠ
Δωρεάν ΤΕΣΤ ΠΑΠ αυτή αύριο στη Νέα Φιγαλεία. Η Δράση θα πραγματοποιηθεί στο
Περιφερειακό Ιατρείο της περιοχής από τις 9.30 έως τις 13.00 και υλοποιείται από τον Δήμο
Ζαχάρως μέσω του Κέντρου Κοινότητας, της “Βοήθειας στο Σπίτι”, σε συνεργασία με το Δίκτυο
Μαιών Αμαλιάδας.
Ημερολόγιο με ευχές
Για μια ακόμη φορά ο Σύλλογος Εργαζομένων Δήμου Ανδρίτσαινας-Κρεστένων, πρωτοτύπησε
όσον αφορά τα χριστουγεννιάτικα δώρα προς τους εργαζόμενους, με ένα απολύτως χρηστικό
αλλά και καλαίσθητο ημερολόγιο για το 2025. Στον πρόλογο του  ημερολογίου  ο πρόεδρος του
Δ.Σ. του Συλλόγου κ. Διονύσιος Βασιλακόπουλος αναφέρει τα εξής: «Εκπροσωπώντας το
Διοικητικό Συμβούλιο του Συλλόγου Εργαζομένων Δήμου Ανδρίτσαινας-Κρεστένων, εύχομαι σε
όλες και όλους τους Συναδέλφους να έχετε χαρούμενες γιορτές. Το νέο Έτος να σας χαρίσει
υγεία, ψυχική δύναμη και ηρεμία που είναι απαραίτητες πλέον στην καθημερινότητά μας και
περισσότερη ενσυναίσθηση!!».
Έθεσαν τα προβλήματά τους
Τα προβλήματα που αντιμετωπίζει το σχολείο τους, κυρίως όσον αφορά στις κτιριακές
υποδομές, έθεσαν στον Δήμαρχο Πύργου μαθητές του 2ου Δημοτικού Σχολείου Πύργου που
επισκέφθηκαν το Λάτσειο Δημοτικό Μέγαρο χθες το πρωί. O Δήμαρχος Πύργου κ. Στάθης
Καννής με ιδιαίτερη χαρά απάντησε σε όλα τα θέματα που του έθεσαν οι μαθητές, ενώ
παράλληλα τους μίλησε για τον ρόλο του Δημάρχου και τις αρμοδιότητες που έχει καθώς
επίσης και για τη λειτουργία του Δημοτικού Συμβουλίου. Τέλος ο κ. Καννής τους ξενάγησε
στους χώρους του Δημαρχείου, ενώ πέρασαν και από το γραφείο του, από όπου έφυγαν με το
κέρασμα που είχε φροντίσει ο Δήμαρχος να υπάρχει, τόσο για τους ίδιους όσο και για τους
εκπαιδευτικούς που τους συνόδευαν.
Στερεωτικές εργασίες
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Στην υπογραφή σύμβασης με ανάδοχο εταιρεία για άμεσες στερεωτικές εργασίες στην αίθουσα
Α4 του κάστρου Χλεμούτσι προϋπολογισμού 19.840 ευρώ, προχώρησε η Εφορεία
Αρχαιοτήτων Ηλείας. Μεταξύ άλλων, στην αίθουσα Α4 θα πραγματοποιηθούν εργασίες όπως
τοποθέτηση ικριωμάτων εργασίας εξωτερικά για την προσέγγιση στις περιοχές επέμβασης και
στο δώμα και επιμελής καθαρισμός για την απομάκρυνση της βλάστησης και των σαθρών
κονιαμάτων τόσο από την επιφάνεια της στέψης της τοιχοποιίας όσο και από την όψη αυτής σε
θέσεις που παρατηρείται απώλεια ή και διάβρωση των κονιαμάτων. Ο συνολικός χρόνος
ολοκλήρωσης της παράδοσης των παραπάνω προμηθειών είναι έως 31-12-2024.
Επισκέψεις ιατρών  
H Νοσηλευτική Μονάδα Κρεστένων Γ.Ν. Ηλείας ενημερώνει ότι οι Ιατροί κ. Χρήστος Λιάτσος
και κ. Γιάννης Μιχόπουλος, θα επισκεφθούν τα Περιφερειακά Ιατρεία και τις εξής ημερομηνίες:
Παρασκευή 13/12/2024 : Αλφειούσα.
Τετάρτη 18/12/2024 : Καλλίκωμο, Επιτάλιο, Ανεμοχώρι.
Δευτέρα 23/12/2024: Καλλίκωμο.
Τετάρτη 18/12/2024: Μακρίσια.
Κουίζ
Ποιος βουλευτής από την Πελοπόννησο «φλερτάρει» με την αποπομπή του από την
Κοινοβουλευτική Ομάδα του κόμματός του;
Προτεραιότητα
Κατά την τοποθέτησή του, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με
τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ
προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών και μια εξ’ αυτών, όπως ανέφερε ο
υπουργός είναι ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου επαναλαμβάνοντας πως θα
ολοκληρωθεί το 2025.
Ενημέρωση
Ενημερωτική εκδήλωση με θέμα «Συνταξιοδοτικό – Ασφαλιστικό», με ομιλητή τον ηλειακής
καταγωγής δικηγόρο – εργατολόγο και στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ Διονύση Τεμπονέρα, οργανώνει ο
Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ Μεσσηνίας, υπό την αιγίδα του Νομαρχιακού Τμήματος ΑΔΕΔΥ,
αύριο στην Καλαμάτα. Η εκδήλωση θα γίνει με στόχο οι εργαζόμενοι δημοσίου και ιδιωτικού
τομέα να ενημερωθούν για την κείμενη νομοθεσία και τις επερχόμενες αλλαγές του νέου
ασφαλιστικού – συνταξιοδοτικού νόμου.
Διαφωνία
Σε συνάντηση που πραγματοποιήθηκε την περασμένη Δευτέρα μεταξύ εκπροσώπων της
κυβέρνησης και της αυτοδιοίκησης, συζητήθηκαν εκτενώς οι προτεινόμενες αλλαγές για τις
ΔΕΥΑ. Παρά τις προσπάθειες που καταβλήθηκαν, το Θέμα των υποχρεωτικών συγχωνεύσεων
παραμένει το μεγάλο «αγκάθι» αφού η κυβέρνηση, εμμένει στη δημιουργία ευρύτερων
σχημάτων για τις ΔΕΥΑ, κάτι που όμως η Κεντρική Ένωση Δήμων Ελλάδας (ΚΕΔΕ) έχει
αποκλείσει κατηγορηματικά.  Οι δήμαρχοι εμφανίζονται δύσπιστοι για τη λειτουργικότητα των
νέων σχημάτων που προτείνει η κυβέρνηση, υποστηρίζοντας ότι οι υποχρεωτικές
συγχωνεύσεις ενδέχεται να δημιουργήσουν περισσότερα προβλήματα από όσα επιδιώκουν να
λύσουν.
Ενίσχυση
Επιστολή στον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων Κώστα Τσιάρα απέστειλε ο
Αντιπεριφερειάρχης Αγροτικής Ανάπτυξης, Ανδρέας Φίλιας, ζητώντας την οικονομική ενίσχυση
κτηνοτρόφων, στο πλαίσιο των μέτρων αντιμετώπισης της ευλογιάς. Ο κ. Φίλιας αφού
περιγράφει διεξοδικά, τα προβλήματα που αντιμετωπίζουν οι κτηνοτρόφοι της κι επισημαίνει
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ότι η ευλογιά των αιγοπροβάτων έχει πλήξει την περιοχή της Κατοχής Αιτωλοακαρνανίας,
όπου η κτηνοτροφία είναι ιδιαίτερα ανεπτυγμένη, ενώ ταυτόχρονα έχει πλησιάσει και στην
περιοχή της Ναυπακτίας, λόγω κρουσμάτων στην όμορη περιοχή της Φωκίδας.
Επαναφορά
Την επαναφορά των θηροφυλάκων στις αναγνωρισµένες οργανώσεις Πολιτικής Προστασίας
ζήτησε, διά ζώσης, ο Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. Αχαΐας, Φωκίων Ζαΐµης από τον Υφυπουργό
Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, Ευάγγελο Τουρνά, έπειτα και από σχετική
επιστολή. Ο Υφυπουργός βρέθηκε πριν λίγες ηµέρες στην Πάτρα, προκειµένου να συµµετέχει
στη σύσκεψη µε όλους τους συναρµόδιους φορείς, ενόψει της χειµερινής περιόδου, και
συζήτησε µε τον Αντιπεριφερειάρχη το θέµα εκτενώς.
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Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο της ετήσιας «Ελληνο-αμερικανικής» εκδήλωσης στο Χρηματιστήριο της Νέας
Υόρκης
 
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «Greek American Issuer Day»
στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς
δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των Ελληνικών αγορών κατά
τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι
εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell - καμπανάκι του
κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών & Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας, η υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & διευθύνων
σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ακολουθήστε το xronos.gr στο Google News
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B. Μπουζάλη: Η METLEN πρωταγωνιστεί στο ενεργειακό μέλλον της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του 26ου Συνεδρίου Capital Link στη Νέα Υόρκη, η κα Βίβιαν Μπουζάλη
αναφέρθηκε στον πρωταγωνιστικό ρόλο της METLEN στη διαμόρφωση του ενεργειακού
τοπίου της Ελλάδας και τα φιλόδοξα σχέδιά της εταιρείας για τη Βόρεια Αμερική
Άλκης Καλογήρου
Η Βίβιαν Μπουζάλη, Chief Corporate Affairs & Communication Officer της METLEN Energy &
Metals συμμετείχε στο πάνελ “The New Energy Landscape in Greece”, στο πλαίσιο του 26ου
Συνεδρίου Capital Link στη Νέα Υόρκη, όπου και αναφέρθηκε στον πρωταγωνιστικό ρόλο της
METLEN στη διαμόρφωση του ενεργειακού τοπίου της Ελλάδας και τα φιλόδοξα σχέδιά της
εταιρείας για τη Βόρεια Αμερική.
Η δυναμική των μεταρρυθμίσεων
Ειδικότερα, η κα. Μπουζάλη σημείωσε πως «η πρόσφατη αναβάθμιση της Ελλάδας εντός της
επενδυτικής βαθμίδας αναδεικνύει τη δυναμική των στοχευμένων μεταρρυθμίσεων και της
καινοτομίας, και η METLEN βρίσκεται στην πρώτη γραμμή αυτής της αλλαγής. Με διεθνή
παρουσία σε 40 χώρες, η METLEN προωθεί τη βιωσιμότητα και την καινοτομία σε τομείς όπως
οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, ο εκσυγχρονισμός των δικτύων, η πράσινη μεταλλουργία και
η κυκλική οικονομία».
Ηγετική θέση
Παράλληλα, αναφορικά με portfolio της METLEN στην Ελλάδα η κα. Μπουζάλη υπογράμμισε
πως η εταιρεία «κατέχει ηγετική θέση στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας με χαρτοφυλάκιο που
υπερβαίνει τα 10,6 GW, ενώ υλοποιεί κομβικές επενδύσεις σε υποδομές δικτύου που
καθιστούν τη χώρα ενεργειακό κόμβο της Ευρώπης». Ακόμη, πρόσθεσε ότι «οι πρωτοβουλίες
πράσινης μεταλλουργίας, όπως η ανακύκλωση αλουμινίου με 90% χαμηλότερη κατανάλωση
ενέργειας, καθώς και η παραγωγή υλικών υψηλής τεχνολογίας, εδραιώνουν τη METLEN ως
βασικό παράγοντα μιας βιώσιμης βιομηχανίας».
Η δέσμευση της METLEN
«Σε διεθνές επίπεδο, οι πρόσφατες επεκτάσεις στη Βόρεια Αμερική, όπως ο στρατηγικός
σχεδιασμός στον Καναδά και οι νέες διερευνητικές δραστηριότητες στις Ηνωμένες Πολιτείες,
επιβεβαιώνουν τη δέσμευση της METLEN στους στόχους της ενεργειακής μετάβασης και της
απανθρακοποίησης. Η αποστολή της METLEN δεν περιορίζεται μόνο στις επιχειρηματικές
επιτυχίες. Στόχος μας είναι η ενίσχυση της οικονομικής ανάπτυξης, η ενδυνάμωση των
κοινοτήτων και η δημιουργία ενός βιώσιμου μέλλοντος για όλους», τόνισε η κα. Μπουζάλη στο
πλαίσιο της τοποθέτησής της στο 26ο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Πόσα θα είναι τα Ναι στον προϋπολογισμό, η συναίνεση που ζητά ο Στουρνάρας και η
νέα πρέσβης των ΗΠΑ. Γράφει ο Μποξέρ*
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Να δούμε τι θα πει το κοντέρ την Κυριακή: 155 ή 156 με την θετική ψήφο και του Λευτέρη
Αυγενάκη. Και τι θα κάνει ο Σαμαράς;
Ημέρες προϋπολογισμού με συζήτηση στη Βουλή θα έχουμε μέχρι την Κυριακή με τον
πρωθυπουργό να δίνει το παρών στις σχετικές συζητήσεις. Στο Μέγαρο Μαξίμου εκτιμούν ότι
οι κοινοβουλευτικές παρουσίες του Κυριάκου Μητσοτάκη και η αντιπαράθεση με τους
πολιτικούς αρχηγούς τού δίνουν πόντους, ενώ η οικονομία είναι ένας τομέας στον οποίο
επενδύουν.
Για τον προϋπολογισμό αυτό που τονίζεται είναι ότι το κράτος εισέπραξε το 2024 επιπλέον 3,7
δις από φορολογικά έσοδα, τα οποία -όπως σημειώνεται χαρακτηριστικά- δεν προέρχονται
από αύξηση φόρων, αλλά επειδή η οικονομία αναπτύσσεται και η φοροδιαφυγή περιορίζεται με
παρεμβάσεις όπως την διασύνδεση των ταμειακών μηχανών με τα POS και την εφαρμογή του
MyData.
Ταυτόχρονα οι αυξήσεις αποδοχών που θα εφαρμοστούν μέχρι το τέλος του 2025 δεν είναι και
λίγες: ξεκινώντας από το 2,4% στις συντάξεις, την οριζόντια αύξηση των μισθών στο δημόσιο
έτσι ώστε εισαγωγικός μισθός να μην υπολείπεται του επιπέδου του κατώτατου μισθού, την
αύξηση κατά 20% της αποζημίωσης των νυκτερινών των ένστολων και φτάνοντας στην αύξηση
του φοιτητικού στεγαστικού εισοδήματος, ενώ εντός του τρέχοντος Δεκεμβρίου θα δοθούν
ενισχύσεις σε συνταξιούχους με προσωπική διαφορά 100 έως 200 ευρώ, μια επιπλέον δόση
στους δικαιούχους επιδόματος παιδιού του ΟΠΕΚΑ, καθώς και ενίσχυσης 200 ευρώ για
δικαιούχους επιδομάτων αναπηρίας του e-ΕΦΚΑ.
Ένα βασικό θέμα που αναμένεται να κυριαρχήσει θα είναι και η τελική ρύθμιση για τις
τράπεζες, όπου ο μαχαίρι και το πεπόνι κρατάει ο πρωθυπουργός.
Να δούμε επίσης τι θα πει το κοντέρ την Κυριακή: 155 ή 156 με την θετική ψήφο και του
Λευτέρη Αυγενάκη. Και τι θα κάνει ο Σαμαράς;
Πέραν του προϋπολογισμού πολύ συζήτηση θα προκαλέσει και το διήμερο συνέδριο με τίτλο
«Μεταπολίτευση 1974-2024»: 50 Χρόνια Ελληνική Εξωτερική Πολιτική», που διοργανώνει από
σήμερα η εφημερίδα «Το Βήμα», με συμμετοχές προσωπικοτήτων από την πολιτική, την
ακαδημαϊκή κοινότητα και τη διπλωματία. Ανάμεσα σε αυτές που ξεχωρίζουν θα είναι οι ομιλίες
της Προέδρου της Δημοκρατίας Κατερίνας Σακελλαροπούλου, των πρώην πρωθυπουργών
Γιώργου Παπανδρέου, Αλέξη Τσίπρα και Αντώνη Σαμαρά (η πρώτη μετά τη διαγραφή του),
καθώς και πολλών υπουργών, αλλά και πρώην υπουργών. Το συνέδριο θα κλείσει την
Παρασκευή το απόγευμα με μια συζήτηση που θα έχει ο εκδότης της εφημερίδας Γιάννης
Πρετεντέρης με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, με θέμα «Το Όραμα της Ελλάδος για
την Επόμενη Πεντηκονταετία»
Μια και ο λόγος για τον πρωθυπουργό φαίνεται ότι πλησιάζει η ώρα των μεγάλων αποφάσεων.
Εννοούμε το θέμα της επιλογής για την Προεδρία της Δημοκρατίας. Οι αποφάσεις όπως
φαίνεται θα ληφθούν στα Χανιά, όπου ο πρωθυπουργός θα ταξιδέψει την επομένη των
Χριστουγέννων και θα μείνει στο Ακρωτήρι μέχρι και την παραμονή της Πρωτοχρονιάς. Τι λένε
τα τελευταία σενάρια; Ότι ο Νίκος Δένδιας έχει αποχωρήσει από τη λίστα των υποψηφίων και
ότι ενισχύονται τα περί κεντροαριστερής υποψηφιότητας.
Εδώ το όνομα που ακούγεται λίγο πιο φωναχτά από ότι παλιότερα είναι αυτό του Γιάννη
Στουρνάρα. Ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδας έκανε τη Δευτέρα μια ενδιαφέρουσα ομιλία
κατά τη βράβευσή του στο συνέδριο του Capital Link στη Νέα Υόρκη, όπου ξεχώρισαν δύο
σημεία. Πρώτον η άποψή του πως «τα συστημικά κόμματα οφείλουν να επιδείξουν συναίνεση
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για τις αναγκαίες μεταρρυθμίσεις» που έχουν ως στόχο την ακόμη καλύτερη πορεία της
οικονομίας, και δεύτερον ότι χαρακτήρισε «αναχρονιστική τη διάκριση ανάμεσα σε Αριστερά και
Δεξιά», υπογραμμίζοντας πως «στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται
μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών». Αποδεικνύοντας ότι πέραν από κεντρικός
τραπεζίτης είναι και πολιτικό ον. Φυσικά όλα αυτά μπορεί και να μην έχουν ουδεμία σχέση με
την προεδρική εκλογή, καθώς είναι πάγιες απόψεις του. Οπότε ο χρόνος θα δείξει.
Πάντως από άποψη βάρους και προσόντων ο Στουρνάρας ταιριάζει στο προφίλ ενός
Προέδρου της Δημοκρατίας, ενώ μπορεί να συσπειρώσει ευρύτερες δυνάμεις στη Βουλή. Ας
μην ξεχνάμε ότι έχει συνεργαστεί με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του Ανδρέα
Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά, του Αλέξη
Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη.
Εντός της ΝΔ μπορεί να υπάρχει ένα θεματάκι.
Παρασκήνιο είχε και το «ξήλωμα» των διοικήσεων των στρατιωτικών νοσοκομείων στο οποίο
προχώρησε ο Νίκος Δένδιας. Ο ασκός του Αιόλου για το «424» άνοιξε με την καταγγελία του
55χρονου υπαστυνόμου για διάγνωση καρκίνου ύστερα από ένα χρόνο, αλλά και εκείνες για
τον θάνατο 27χρονου φαντάρου έπειτα από επέμβαση ρουτίνας και μίας γυναίκας που ύστερα
από επέμβαση έχασε τη φωνή της. Τα σοκαριστικά αυτά περιστατικά σε συνδυασμό με τις
σαρωτικές αλλαγές που φέρνει το νομοσχέδιο που ετοιμάζεται για την αναδιοργάνωση στο
οργανόγραμμα συνολικά αυτών των νοσοκομείων οδήγησαν σε πολυεπίπεδες διοικητικές
αλλαγές που αγγίζουν όλες τις διευθύνσεις υγειονομικών.
Καλώς έπραξε ο Δένδιας θέλοντας να στείλει και το μήνυμα πως η βελτίωση της παροχής
υπηρεσιών Υγείας στα εν ενεργεία και εν αποστρατεία στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων, αλλά
και στις οικογένειές τους αποτελεί προτεραιότητα του Πενταγώνου.
Κρατείστε πάντως και το σχόλιο του αρμόδιου υπουργού Υγείας Άδωνι Γεωργιάδη για τις
αλλαγές. «Να ρωτήσετε τον κ. Δένδια για το 424. Το 424 είναι ευθύνη του κ. Δένδια. Τα
στρατιωτικά νοσοκομεία είναι αποκλειστική ευθύνη του υπουργείου Άμυνας. Αν χρειάζονται
βοήθεια από το ΕΣΥ, ευχαρίστως», είπε ο κ. Γεωργιάδης και πρόσθεσε: «Αυτά πάντως στο
ΕΣΥ δεν συμβαίνουν».
Μια δόση κριτικής υπάρχει, έτσι…
Κλείνουμε με τα ελληνοαμερικανικά, όπου μάθαμε επιτέλους τον διάδοχο του Γιώργου Τσούνη
στην πρεσβεία των ΗΠΑ. Ο οποίος θα είναι μετά από πολύ καιρό γυναίκα. Λέγεται Κίμπερλι
Γκιλφόιλ, είναι η πρώην αρραβωνιαστικιά του γιου του Ντόναλντ Τραμπ, πρώην
παρουσιάστρια του Fox News και πρώην εισαγγελέας στο Σαν Φρανσίσκο. Και αισθητικής που
αρέσει στον νέο Αμερικανό πρόεδρο.
Ποιος τη χάρη μας…
*Ένας Αθηναίος που ζει στη Θεσσαλονίκη
Ημέρες προϋπολογισμού με συζήτηση στη Βουλή θα έχουμε μέχρι την Κυριακή με τον
πρωθυπουργό να δίνει το παρών στις σχετικές συζητήσεις. Στο Μέγαρο Μαξίμου εκτιμούν ότι
οι κοινοβουλευτικές παρουσίες του Κυριάκου Μητσοτάκη και η αντιπαράθεση με τους
πολιτικούς αρχηγούς τού δίνουν πόντους, ενώ η οικονομία είναι ένας τομέας στον οποίο
επενδύουν.
Για τον προϋπολογισμό αυτό που τονίζεται είναι ότι το κράτος εισέπραξε το 2024 επιπλέον 3,7
δις από φορολογικά έσοδα, τα οποία -όπως σημειώνεται χαρακτηριστικά- δεν προέρχονται
από αύξηση φόρων, αλλά επειδή η οικονομία αναπτύσσεται και η φοροδιαφυγή περιορίζεται με
παρεμβάσεις όπως την διασύνδεση των ταμειακών μηχανών με τα POS και την εφαρμογή του
MyData.
Ταυτόχρονα οι αυξήσεις αποδοχών που θα εφαρμοστούν μέχρι το τέλος του 2025 δεν είναι και
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λίγες: ξεκινώντας από το 2,4% στις συντάξεις, την οριζόντια αύξηση των μισθών στο δημόσιο
έτσι ώστε εισαγωγικός μισθός να μην υπολείπεται του επιπέδου του κατώτατου μισθού, την
αύξηση κατά 20% της αποζημίωσης των νυκτερινών των ένστολων και φτάνοντας στην αύξηση
του φοιτητικού στεγαστικού εισοδήματος, ενώ εντός του τρέχοντος Δεκεμβρίου θα δοθούν
ενισχύσεις σε συνταξιούχους με προσωπική διαφορά 100 έως 200 ευρώ, μια επιπλέον δόση
στους δικαιούχους επιδόματος παιδιού του ΟΠΕΚΑ, καθώς και ενίσχυσης 200 ευρώ για
δικαιούχους επιδομάτων αναπηρίας του e-ΕΦΚΑ.
Ένα βασικό θέμα που αναμένεται να κυριαρχήσει θα είναι και η τελική ρύθμιση για τις
τράπεζες, όπου ο μαχαίρι και το πεπόνι κρατάει ο πρωθυπουργός.
Να δούμε επίσης τι θα πει το κοντέρ την Κυριακή: 155 ή 156 με την θετική ψήφο και του
Λευτέρη Αυγενάκη. Και τι θα κάνει ο Σαμαράς;
Πέραν του προϋπολογισμού πολύ συζήτηση θα προκαλέσει και το διήμερο συνέδριο με τίτλο
«Μεταπολίτευση 1974-2024»: 50 Χρόνια Ελληνική Εξωτερική Πολιτική», που διοργανώνει από
σήμερα η εφημερίδα «Το Βήμα», με συμμετοχές προσωπικοτήτων από την πολιτική, την
ακαδημαϊκή κοινότητα και τη διπλωματία. Ανάμεσα σε αυτές που ξεχωρίζουν θα είναι οι ομιλίες
της Προέδρου της Δημοκρατίας Κατερίνας Σακελλαροπούλου, των πρώην πρωθυπουργών
Γιώργου Παπανδρέου, Αλέξη Τσίπρα και Αντώνη Σαμαρά (η πρώτη μετά τη διαγραφή του),
καθώς και πολλών υπουργών, αλλά και πρώην υπουργών. Το συνέδριο θα κλείσει την
Παρασκευή το απόγευμα με μια συζήτηση που θα έχει ο εκδότης της εφημερίδας Γιάννης
Πρετεντέρης με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, με θέμα «Το Όραμα της Ελλάδος για
την Επόμενη Πεντηκονταετία»
Μια και ο λόγος για τον πρωθυπουργό φαίνεται ότι πλησιάζει η ώρα των μεγάλων αποφάσεων.
Εννοούμε το θέμα της επιλογής για την Προεδρία της Δημοκρατίας. Οι αποφάσεις όπως
φαίνεται θα ληφθούν στα Χανιά, όπου ο πρωθυπουργός θα ταξιδέψει την επομένη των
Χριστουγέννων και θα μείνει στο Ακρωτήρι μέχρι και την παραμονή της Πρωτοχρονιάς. Τι λένε
τα τελευταία σενάρια; Ότι ο Νίκος Δένδιας έχει αποχωρήσει από τη λίστα των υποψηφίων και
ότι ενισχύονται τα περί κεντροαριστερής υποψηφιότητας.
Εδώ το όνομα που ακούγεται λίγο πιο φωναχτά από ότι παλιότερα είναι αυτό του Γιάννη
Στουρνάρα. Ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδας έκανε τη Δευτέρα μια ενδιαφέρουσα ομιλία
κατά τη βράβευσή του στο συνέδριο του Capital Link στη Νέα Υόρκη, όπου ξεχώρισαν δύο
σημεία. Πρώτον η άποψή του πως «τα συστημικά κόμματα οφείλουν να επιδείξουν συναίνεση
για τις αναγκαίες μεταρρυθμίσεις» που έχουν ως στόχο την ακόμη καλύτερη πορεία της
οικονομίας, και δεύτερον ότι χαρακτήρισε «αναχρονιστική τη διάκριση ανάμεσα σε Αριστερά και
Δεξιά», υπογραμμίζοντας πως «στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται
μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών». Αποδεικνύοντας ότι πέραν από κεντρικός
τραπεζίτης είναι και πολιτικό ον. Φυσικά όλα αυτά μπορεί και να μην έχουν ουδεμία σχέση με
την προεδρική εκλογή, καθώς είναι πάγιες απόψεις του. Οπότε ο χρόνος θα δείξει.
Πάντως από άποψη βάρους και προσόντων ο Στουρνάρας ταιριάζει στο προφίλ ενός
Προέδρου της Δημοκρατίας, ενώ μπορεί να συσπειρώσει ευρύτερες δυνάμεις στη Βουλή. Ας
μην ξεχνάμε ότι έχει συνεργαστεί με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του Ανδρέα
Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά, του Αλέξη
Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη.
Εντός της ΝΔ μπορεί να υπάρχει ένα θεματάκι.
Παρασκήνιο είχε και το «ξήλωμα» των διοικήσεων των στρατιωτικών νοσοκομείων στο οποίο
προχώρησε ο Νίκος Δένδιας. Ο ασκός του Αιόλου για το «424» άνοιξε με την καταγγελία του
55χρονου υπαστυνόμου για διάγνωση καρκίνου ύστερα από ένα χρόνο, αλλά και εκείνες για
τον θάνατο 27χρονου φαντάρου έπειτα από επέμβαση ρουτίνας και μίας γυναίκας που ύστερα
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από επέμβαση έχασε τη φωνή της. Τα σοκαριστικά αυτά περιστατικά σε συνδυασμό με τις
σαρωτικές αλλαγές που φέρνει το νομοσχέδιο που ετοιμάζεται για την αναδιοργάνωση στο
οργανόγραμμα συνολικά αυτών των νοσοκομείων οδήγησαν σε πολυεπίπεδες διοικητικές
αλλαγές που αγγίζουν όλες τις διευθύνσεις υγειονομικών.
Καλώς έπραξε ο Δένδιας θέλοντας να στείλει και το μήνυμα πως η βελτίωση της παροχής
υπηρεσιών Υγείας στα εν ενεργεία και εν αποστρατεία στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων, αλλά
και στις οικογένειές τους αποτελεί προτεραιότητα του Πενταγώνου.
Κρατείστε πάντως και το σχόλιο του αρμόδιου υπουργού Υγείας Άδωνι Γεωργιάδη για τις
αλλαγές. «Να ρωτήσετε τον κ. Δένδια για το 424. Το 424 είναι ευθύνη του κ. Δένδια. Τα
στρατιωτικά νοσοκομεία είναι αποκλειστική ευθύνη του υπουργείου Άμυνας. Αν χρειάζονται
βοήθεια από το ΕΣΥ, ευχαρίστως», είπε ο κ. Γεωργιάδης και πρόσθεσε: «Αυτά πάντως στο
ΕΣΥ δεν συμβαίνουν».
Μια δόση κριτικής υπάρχει, έτσι…
Κλείνουμε με τα ελληνοαμερικανικά, όπου μάθαμε επιτέλους τον διάδοχο του Γιώργου Τσούνη
στην πρεσβεία των ΗΠΑ. Ο οποίος θα είναι μετά από πολύ καιρό γυναίκα. Λέγεται Κίμπερλι
Γκιλφόιλ, είναι η πρώην αρραβωνιαστικιά του γιου του Ντόναλντ Τραμπ, πρώην
παρουσιάστρια του Fox News και πρώην εισαγγελέας στο Σαν Φρανσίσκο. Και αισθητικής που
αρέσει στον νέο Αμερικανό πρόεδρο.
Ποιος τη χάρη μας…
*Ένας Αθηναίος που ζει στη Θεσσαλονίκη
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26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πηγή: capital.gr
Η επιχείρηση 21 ADMEDIA MIKE ως δικαιούχος του ισοτόπου formedia.gr δηλώνει ότι είναι
συμμορφωμένη με τη σύσταση (Ε.Ε.) 2018//334 της επιτροπής της 1/3/2018 σχετικά με μέτρα
για την αποτελεσματική αντιμετώπιση του παράνομου περιεχομένου στο διαδίκτυο.
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«Μάχη» αγοραστών και πωλητών στο Χρηματιστήριο Αθηνών – Στο επίκεντρο οι
τράπεζες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Συσσώρευση γύρω από τη «ζώνη» των 1.450 – 1.460 μονάδων παρατηρείται στο ελληνικό
χρηματιστήριο
, με τους πωλητές να επικρατούν χωρίς εντάσεις για δεύτερη συνεχόμενη ημέρα. Βελτιωμένη
παραμένει, ωστόσο, η επενδυτική ψυχολογία καθώς η κατοχύρωση των πρόσφατων κερδών
δεν αποτελεί -προς το παρόν- σοβαρή «τροχοπέδη» για το year end rally που λαμβάνει χώρα
στις αγορές.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τετάρτης (11/12) ο
Γενικός Δείκτης
υποχωρεί κατά -0,09% και διαπραγματεύεται στις 1.457,46 μονάδες. Το υψηλό ημέρας
εντοπίζεται στις 1.457,58 μονάδες και το χαμηλό ημέρας στις 1.454,69 μονάδες. Στο επίκεντρο
οι τράπεζες, με τις μετοχές του κλάδου να δέχονται και σήμερα τις ισχυρότερες πιέσεις, στον
απόηχο του ξέφρενου ράλι που έκαναν στις αρχές του τρέχοντος μήνα.
Παρά τη διόρθωση της Τρίτης, το μομέντουμ στην εγχώρια αγορά παραμένει θετικό και η
αύξηση της συναλλακτικής δραστηριότητας λειτουργεί ως καταλύτης επαναφοράς προς αυτή
την κατεύθυνση. Λιγότερο από -3% απέχει το Χ.Α. από τη φετινή κορυφή (και 13ετίας) των
1.502,79 μονάδων, με το year end rally να βρίσκεται ακόμη στο «τραπέζι». Παράλληλα, τα
επιτυχημένα roadshows σε Λονδίνο (Morgan Stanley) και Νέα Υόρκη (Capital Link) δίνει νέα
πνοή αισιοδοξίας στην Αθήνα.
Στάση αναμονής κρατούν οι επενδυτές στο εξωτερικό, περιμένοντας τα στοιχεία για τον
πληθωρισμό στις ΗΠΑ, τα οποία θα δώσουν κατεύθυνση στην Federal Reserve ως προς τη
νομισματική πολιτική που θα ακολουθήσει. Ακολουθεί την Πέμπτη η ΕΚΤ, με τη μείωση των
επιτοκίων κατά 0,25% να αποτελεί το πιθανότερο ενδεχόμενο. Η προσοχή παραμένει επίσης
στραμμένη στις πολιτικές αναταράξεις που πλήττουν τη Γαλλία, τη Συρία και τη Νότια Κορέα.
Χωρίς το δικαίωμα στο προσωρινό μέρισμα ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή διαπραγματεύεται
σήμερα η Prodea Investments, ενώ η καταβολή του είναι προγραμματισμένη για την επόμενη
Τετάρτη 18 Δεκεμβρίου. Παράλληλα, τα οικονομικά του αποτελέσματα για το γ’ τρίμηνο και το
9μηνο παρουσιάζει ο ΑΔΜΗΕ την ερχόμενη Δευτέρα 16 Δεκεμβρίου.
Διαβάστε περισσότερα στο --.gr 
Ειδήσεις σήμερα:
Ο Τραμπ πρότεινε την πρώην παρουσιάστρια του FOX News Κίμπερλι Γκιλφόιλ για Πρέσβειρα
των ΗΠΑ στην Ελλάδα
Χωρίς σημαντικές βροχές οι επόμενες ημέρες – «Διαφωνία» μετεωρολόγων για τον καιρό των
Χριστουγέννων
Δρομολογούνται νομοθετικές παρεμβάσεις για την διευκόλυνση της μετάκλησης εργαζομένων
από τρίτες χώρες
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Staikouras: We have stabilized the economy
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
Infrastructure and Transport Minister Christos Staikouras, Deputy Environment and Energy
Minister Alexandra Sdoukou and the founder and chief executive of Tsakos Energy Navigation
(TEN), Nikolas Tsakos, were among the Greek officials attending the “Greek American Issuer
Day” event at the New York Stock Exchange on Tuesday.
The event which was organized by NYSE in collaboration with the Capital Link Invest Forum
for the past 20 years and honored Greece and the strong business ties between US,
Greek-American and Greek markets.
During the event, Greek-American and Greek companies listed on the exchange rang the
NYSE closing bell. “This is the fifth time that I have been here. The first time was in 2019 and I
had promised on behalf of the Greek government that Greece would be coming back. And it
has come back. We succeeded in stabilizing the Greek economy, in significantly reducing the
debt and unemployment,” Staikouras, the former finance minister, said during the event.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη
Κεραμέως
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ ΚΥΡΙΑ ΟΜΙΛΙΑ Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη
Κεραμέως “LABOUR REFORMS: BUILDING A WIN-WIN RELATIONSHIP FOR INVESTORS
AND EMPLOYEES” Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series
"Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade"   Δευτέρα,  9 Δεκεμβρίου, 2024 – Νέα
Υόρκη 24 Ενότητες – 97 Κορυφαίοι Ομιλητές Διεθνής Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική
Οικονομία και τις Επενδύσεις στην ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ Συμμετείχαν Κορυφαίοι Αμερικανοί και
Διεθνείς Επενδυτές, Διεθνείς & Ελληνικές Επιχειρήσεις, Διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμοί,
Ανώτερα Κυβερνητικά Στελέχη από Ελλάδα & Αμερική All photos Photo Gallery 1 | Photo
Gallery 2 Digital Journal: https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html Τετάρτη, 11 Δεκεμβρίου, 2024 Η
ακόλουθη εξαιρετικά ενδιαφέρουσα ΚΥΡΙΑ ΟΜΙΛΙΑ με τίτλο «LABOUR REFORMS: BUILDING
A WIN-WIN RELATIONSHIP FOR INVESTORS AND EMPLOYEES» περιλαμβάνονταν στην
ατζέντα του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series με τίτλο
"Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade", που πραγματοποιήθηκε με μεγάλη
επιτυχία και εξαιρετική συμμετοχή, την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη σε
συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)»
και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς. Η «Goldman Sachs», η «Morgan Stanley» και
η «TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)» ήταν οι Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο
πραγματοποιήθηκε Υπό την Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη. H
Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη Κεραμέως, στην ομιλία της τόνισε τα
εξής: «Τα τελευταία πεντέμισι χρόνια έχει συντελεστεί ένας μετασχηματισμός στην Ελλάδα, ο
οποίος χαρακτηρίζεται από τολμηρές οικονομικές μεταρρυθμίσεις που οδήγησαν τη χώρα σε
μια περίοδο δυναμικής ανάπτυξης και σταθερότητας, καθώς και μία ισχυρή αγορά εργασίας, τα
οποία ήταν καθοριστικά για την προσέλκυση επενδύσεων. Η Υπουργός τόνισε ότι οι
εργασιακές μεταρρυθμίσεις που έχουν εισαχθεί από το 2019 και έπειτα έχουν επικεντρωθεί στο
να καταστήσουν την αγορά εργασίας πιο ανθεκτική ώστε να ανταποκρίνεται στις ανάγκες των
επιχειρήσεων και των επενδυτών. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές έχουν ήδη συμβάλει στη
δημιουργία 500 χιλιάδων νέων θέσεων εργασίας και στη μείωση της ανεργίας κατά 50%. Η
Υπουργός τόνισε ότι οι πολιτικές αυτές προωθούν μια αμοιβαία επωφελή σχέση μεταξύ
επενδυτών και εργαζομένων. Βασικές πρωτοβουλίες, όπως η μείωση των ασφαλιστικών
εισφορών κατά 5,4 ποσοστιαίες μονάδες, η παροχή προβλεψιμότητας σε ό,τι αφορά το ύψος
του κατώτατου μισθού, η επένδυση σε προγράμματα επανειδίκευσης και αναβάθμισης
δεξιοτήτων και η τόνωση της απασχόλησης με τη διασφάλιση ευκαιριών εργασίας για όλους,
είναι ζωτικής σημασίας για την ενίσχυση της θέσης της Ελλάδας ως ελκυστικού επενδυτικού
προορισμού. Η κα Κεραμέως επιβεβαίωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση παραμένει προσηλωμένη
στην υλοποίηση της μεταρρυθμιστικής της ατζέντας, με στόχο τη δημιουργία μιας ακόμη πιο
δυναμικής αγοράς εργασίας που θα υποστηρίζει τόσο την οικονομική ανάπτυξη όσο και τη
μεγαλύτερη ευημερία για όλους.»  
--------------------------------------------------------------------------------------------- All photos Photo Gallery
1 | Photo Gallery 2 Digital Journal: https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html ****************************** ΤΟ
ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΔΙΟΡΓΑΝΩΘΗΚΕ: Σε Συνεργασία: New York Stock Exchange – NYSE & Athens
Exchange Group (ATHEX Group) Υπό την Αιγίδα: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη
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Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό
Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα
στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές
συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει
επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και
επιχειρηματικό κοινό. Το Συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα
περίοδο με τη συμμετοχή Κορυφαίων Αμερικανών και Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών &
Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών & Ελληνικών Τραπεζών & Οργανισμών, Ανώτερων
Κυβερνητικών Στελεχών (4 Ελλήνων Υπουργών), 19 Εισηγμένων Εταιριών, και 97 Κορυφαίων
Ομιλητών. Το φετινό Φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Το καθεστώς αυτό της
αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για σημαντικές εισροές ξένων κεφαλαίων, οι οποίες
διευκολύνονται και από τις σημαντικές προσπάθειες που έχουν γίνει στον τομέα της
ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Η χώρα πλέον προσφέρει τη δυνατότητα για
επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές, τουρισμός & φιλοξενία, real estate, και
ενέργεια. Η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει
εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές. Το Συνέδριο άνοιξε,
ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος απευθύνθηκε στους
επενδυτές μέσω βιντεοσκοπημένου μηνύματος. Συμμετείχαν οι Υπουργοί Υποδομών &
Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας - τ. Υπουργός Οικονομικών, η Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη Κεραμέως, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας &
Οικονομικών, κ. Νικόλαος Παπαθανάσης, και η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα.
Αλεξάνδρα Σδούκου. Κυβερνητικοί Εκπρόσωποι: κα. Μαίρη Ψύλλα, Γενική Γραμματέας
Φορολογικής Πολιτικής, Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Ορέστης
Καβαλάκης, Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης, Υπουργείο
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Δημήτριος Τσάκωνας, Γενικός Διευθυντής –
Οργανισμός Διαχείρισης Δημοσίου Χρέους, κ. Γιώργος Πιτσιλής, Διοικητής Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ), και ο κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης, τ. Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας. Την Αμερικάνικη Κυβέρνηση εκπροσώπησε : • H.E. George J. Tsunis, U.S.
Ambassador to the Hellenic Republic - U.S. Embassy in Athens. Την European Investment
Bank εκπροσώπησε o κ. Γιάννης Τσακίρης, Vice President. Το Χρηματιστήριο Αθηνών
εκπροσώπησε ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO - Athens Exchange Group, και τo Enterprise
Greece ο Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, CEO. Το Συνέδριο στήριξαν με τη συμμετοχή τους
εκπρόσωποι από: v τις μεγαλύτερες ελληνικές τράπεζες: 1) τις 4 συστημικές τράπεζες, Alpha
Bank - Eurobank - Εθνική - Πειραιώς, 2) την Attica Bank και την Hellenic Development Bank of
Investments (HDBI ex TANEO), και 3) από: v τις σημαντικότερες Global Investment Banks •
Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International • Morgan Stanley • Nomura • AXIA
Ventures Group. 4) Σε ειδικό πάνελ συμμετείχαν ως ομιλητές εκπρόσωποι των: AXIA Ventures
Group - Brook Lane Capital - CVC Capital Partners • Grifon Capital Advisors • Oaktree. v 19
Εισηγμένες Εταιρίες : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services &
Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens International
Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica
Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor
S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK
TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL
Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) • Metlen Energy &
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Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) • Piraeus Financial
Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC
(ATH:TRASTOR). Στο επίσημο μεσημεριανό γεύμα κεντρική ομιλία έκαναν : ο Υπουργός
Υποδομών & Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας, ο κ. Χρήστος Μεγάλου, Chief Executive
Officer, Piraeus Group, και η κα. Ελένη Βρεττού, CEO, Attica Bank. Εισαγωγικές ομιλίες
έκαναν οι : κ. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO -
Athens Exchange Group, και Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd.
(NYSE: TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018. Το Συνέδριο έκλεισε τις εργασίες του με
επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου απονεμήθηκε το "2024 Capital Link Hellenic
Leadership Award" στον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα, Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως
αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας
και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της
Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας. Ο Δρ. Γιάννης
Στουρνάρας πραγματοποίησε Κύρια Ομιλία. Το Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η
Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα. Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα
προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & Co. «GREEK
AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης Στο πλαίσιο του “26ου
Ετήσιου Capital Link Invest in Greece Forum”, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των
Ελληνοαμερικανικών και των Ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το “Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών” της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange. Χορηγοί:
Κύριοι Χορηγοί: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation - TEN Ltd.
Πλατινένιος Χορηγός: Attica Bank Χρυσοί Χορηγοί: Barclays • BNP Paribas • EY • Nomura •
Piraeus Group Μεγάλοι Χορηγοί: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA Ventures
Group • OTE Group of Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of Companies •
HELLENiQ Energy • KPMG • Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank of Greece •
Public Power Corporation – PPC • PwC • Qualco Group • Reed Smith Χορηγοί: AKL Law Firm
• Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • AVAX Group •
Bernitsas Law • Colliers Greece • Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real Estate •
Elikonos Capital IFM • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International • IDEAL
Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development • LIBRA
GROUP • Machas & Partners Law Firm • Metropoulos Family Foundation • Oliver Wyman •
Pfizer • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners Law • KENTRIKI – Savils Hellas •
Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Υποστηρικτές Χορηγοί: DECA Investments
• Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage Company SA • EOS Capital
Partners • Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • NBG Securities
• OPAP S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth
Consultants Ελληνικές Χρηματιστηριακές Εταιρείες: • NBG Securities Με την υποστήριξη των
εταιρειών: Brook Lane Capital • CVC • Google • Grifon Capital Advisors • Hellenic
Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO) • Hotel Investment Partners (HIP) •
Microsoft • MSCI • Oaktree Χορηγός Cocktail Reception: Navios Maritime Partners L.P.
Χορηγοί Dinner: Onassis Group • Red Apple Group ΥΠΟ THN ΑΙΓΙΔΑ: του Γενικού Προξενείου
της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης
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- Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη ΦΟΡΕΙΣ ΥΠΟΣΤΗΡΙΞΗΣ: • AHEPA • AHI -
American Hellenic Institute • Cyprus - US Chamber of Commerce • Deon Policy Institute • EFM
- European Financial Management Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean
Business Culture Alliance • Endeavor • European American Chamber of Commerce, New York
• Hellenic Federation of New Jersey • HABA - Hellenic American Bankers Association • HAT –
Hellenic Association of Treasurers • Hellenic American Chamber of Commerce • HIAS -
Hellenic Institute of Advanced Studies • Intercollegiate Hellenic Society Global – IHS Global •
HLA - Hellenic Lawyers Association • HMS – Hellenic Medical Society of New York • HPW -
Hellenic Professional Women Inc. • HAWK - Hellenic American Women's Council • Leadership
100 • SIDO - State International Development Organizations, Inc. • THI - The Hellenic Initiative
• World Hellenic Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) ΧΟΡΗΓΟΙ ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑΣ:
Official TV Media Partner: MEGA TV Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian
News Agency Greek Print & Digital News: tovima.com – TA NEA - in.gr – ot.gr
AllAboutShipping.co.UK • Banking News • World Energy News Greek American Media:
Εθνικός Κήρυξ – The National Herald Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by
Mignatiou.Com • Greek News USA • Hellenic DNA • Hellenic News of America Greek
American Supporting Television Partner: New Greek Television International Media: Greek
Reporter ****************************** Για περισσότερες πληροφορίες, παρακαλούμε
απευθυνθείτε: ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ // κα Όλγα Μπορνόζη & κα Ελένη Μπέη Τηλ: +1 212 661 75 66 -
Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ΑΘΗΝΑ // κυρίες Βικτώρια Τσουκαλά
& Αθηνά Κοσμαδάκη Τηλ. +30 210 6109800 Email : vtsoukala@capitallink.com ;
athensoffice@capitallink.com ; Ή επισκεφθείτε:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html www.capitallink.com
www.capitallinkforum.com Η ΤΑΥΤΟΤΗΤΑ ΤΗΣ CAPITAL LINK Με έδρα τη Νέα Υόρκη και
παρουσία στο Λονδίνο, την Αθήνα και το Όσλο, η Capital Link δραστηριοποιείται από το 1995
στον τομέα των Επενδυτικών Σχέσεων και Επικοινωνίας (Investor Relations & Financial
Communication) παρέχοντας συμβουλευτικές υπηρεσίες στο τομέα των χρηματοοικονομικών
επικοινωνιών και των επιχειρήσεων με στρατηγική εστίαση στους τομείς της ναυτιλίας, των
εμπορευμάτων και της ενέργειας, των MLP, των Closed_End Funds καθώς και των ETF. Η
Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange και συνεργάζεται στενά με το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης, το NASDAQ και το Χρηματιστήριο του Λονδίνου καθώς και με σημαντικούς
διεθνείς και παγκόσμιους οργανισμούς του κλάδου, εστιάζοντας στους κύριους τομείς της
δραστηριότητος της. Επιπλέον η Capital Link διοργανώνει ετησίως μία σειρά 18 Συνεδρίων,
webinars, και podcasts τα οποία επικεντρώνονται στον ναυτιλιακό τομέα, σε 10 χώρες στις
ΗΠΑ, Ευρώπη και Ασία, στα μεγαλύτερα ναυτιλιακά κέντρα παγκοσμίως όπως: Νέα Υόρκη,
Λονδίνο, Όσλο, Αμβούργο, Αθήνα, Λεμεσό, Σαγκάη, Σιγκαπούρη, Τόκυο, και Χόνγκ Κόνγκ και
όλα φημίζονται διότι παρέχουν ένα μοναδικό συνδυασμό πληροφοριακού περιεχομένου,
ευκαιριών μάρκετινγκ και δικτύωσης. Η Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange. Εκτός
από τα συνέδρια, η Capital Link διοργανώνει Webinars με έμφαση σε επενδυτικές στρατηγικές,
σε διάφορους τομείς και  κρίσιμα θέματα ενδιαφέροντος για την επενδυτική κοινότητα και
εταιρικές παρουσιάσεις. Η παγκόσμια πλατφόρμα μάρκετινγκ της Capital Link ενισχύει την
προβολή και την εμβέλεια αυτών των γεγονότων σε παγκόσμια κλίμακα, με διάρκεια  πέραν
της ημερομηνίας κατά την οποία πραγματοποιείται το κάθε γεγονός, καθιστώντας ένα συνεχές
σημείο αναφοράς για τους συμμετέχοντες στην αγορά. Οι προσπάθειες και η συμβολή της
Capital Link έχουν αναγνωριστεί το 2023 από το HABA – Hellenic American Association for
Professionals in Finance στη Νέα Υόρκη, το 2018 από τα Finance Monthly CEO Awards, το
2016 από το Wealth & Finance Magazine - από το International Propeller Club of the United
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States στην Αθήνα και από το AHI-American Hellenic Institute στην Washington, το 2013 και το
2012 από το InterContinental Finance Magazine, και επίσης το 2011 από τα Lloyds’s List
Greek Shipping Awards στην Αθήνα.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-CLOSING REMARKSτου ΑΜΕΡΙΚΑΝΟΥ ΠΡΕΣΒΗ ΣΤΗΝ
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ, Η.Ε. GEORGE J. TSUNIS
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ CLOSING REMARKS του ΑΜΕΡΙΚΑΝΟΥ ΠΡΕΣΒΗ ΣΤΗΝ ΕΛΛΗΝΙΚΗ
ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ, Η.Ε. GEORGE J. TSUNIS Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade"  Δευτέρα,  9 Δεκεμβρίου,
2024 – Νέα Υόρκη 24 Ενότητες – 97 Κορυφαίοι Ομιλητές – 19 Εισηγμένες Εταιρείες Διεθνής
Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και τις Επενδύσεις στην ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ
Συμμετείχαν Κορυφαίοι Αμερικανοί και Διεθνείς Επενδυτές, Διεθνείς & Ελληνικές Επιχειρήσεις,
Διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμοί, Ανώτερα Κυβερνητικά Στελέχη από Ελλάδα & Αμερική
PHOTO GALLERY 1 | PHOTO GALLERY 2 Digital Journal
https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html Νέα Υόρκη, 10 Δεκεμβρίου, 2024 Ο
Αμερικανός Πρέσβης στην Ελληνική Δημοκρατία ο Η.Ε. George J. Tsunis έκλεισε με την
ακόλουθη εξαιρετικά ενδιαφέρουσα ομιλία του τις εργασίες του Συνεδρίου 26th Annual Capital
Link Invest in Greece Forum με τίτλο "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade",
που πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία και εξαιρετική συμμετοχή, την Δευτέρα, 9
Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το
«Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς. Η
«Goldman Sachs», η «Morgan Stanley» και η «TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)» ήταν οι
Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο πραγματοποιήθηκε Υπό την Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της
Ελλάδος στη Νέα Υόρκη. Ο H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the Hellenic Republic
– U.S. Embassy in Athens, στην ομιλία του τόνισε τα εξής: “Οι δεσμοί Η.Π.Α.-Ελλάδας είναι
ισχυρότεροι από ποτέ και συνεχίζουν να ενισχύονται. Εργαζόμαστε από κοινού για την
προώθηση της περιφερειακής και παγκόσμιας ασφάλειας, την οικονομική ανάπτυξη χωρίς
αποκλεισμούς και την ενισχυμένη περιφερειακή ενεργειακή συνδεσιμότητα. Είμαι υπερήφανος
για τις πρόσφατες επιτυχίες μας· είδαμε από πρώτο χέρι την αναζωογόνηση των ναυπηγείων
Ελευσίνας μέσω μιας επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων από την αμερικανική κρατική
αναπτυξιακή τράπεζα DFC και τη δημιουργία καλών, ποιοτικών θέσεων εργασίας για Έλληνες
εργαζόμενους. Έχουμε δει την Ελλάδα να καθίσταται κορυφαίος προορισμός για τους
Αμερικανούς φοιτητές που σπουδάζουν στο εξωτερικό. Εργαστήκαμε με τους Έλληνες
εταίρους μας για την προώθηση της περιφερειακής συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας και
την ενίσχυση της διαλειτουργικότητας του ΝΑΤΟ. Η φιλία των χωρών μας σφυρηλατείται μέσα
από την κοινή μας δέσμευση στις δημοκρατικές αξίες, στους βαθείς δεσμούς μεταξύ των λαών
μας και μέσα από τον ρόλο της Ελλάδας ως πυλώνα σταθερότητας στην περιοχή και βασικό
σύμμαχο του ΝΑΤΟ.” ****************************** ΤΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΔΙΟΡΓΑΝΩΘΗΚΕ: Σε
Συνεργασία: New York Stock Exchange – NYSE & Athens Exchange Group (ATHEX Group)
Υπό την Αιγίδα: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών
και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη
Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε
χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την
πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια
προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό. Το Συνέδριο
διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη συμμετοχή Κορυφαίων
Αμερικανών και Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών & Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών &
Ελληνικών Τραπεζών & Οργανισμών, Ανώτερων Κυβερνητικών Στελεχών (4 Ελλήνων
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Υπουργών), 19 Εισηγμένων Εταιριών, και 97 Κορυφαίων Ομιλητών. Το φετινό Φόρουμ ήταν
ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την
ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές
συνθήκες ρευστότητας. Το καθεστώς αυτό της αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για
σημαντικές εισροές ξένων κεφαλαίων, οι οποίες διευκολύνονται και από τις σημαντικές
προσπάθειες που έχουν γίνει στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Η
χώρα πλέον προσφέρει τη δυνατότητα για επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές,
τουρισμός & φιλοξενία, real estate, και ενέργεια. Η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, όντας στο
σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε
καθιερωμένες αγορές. Το Συνέδριο άνοιξε, ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας κ. Κυριάκος
Μητσοτάκης, ο οποίος απευθύνθηκε στους επενδυτές με γραπτό μήνυμα που διάβασε ο
Πρόεδρος της Capital Link κ. Νικόλας Μπορνόζης. Συμμετείχαν οι Υπουργοί Υποδομών &
Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας - τ. Υπουργός Οικονομικών, η Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη Κεραμέως, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας &
Οικονομικών, κ. Νικόλαος Παπαθανάσης, και η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα.
Αλεξάνδρα Σδούκου. Κυβερνητικοί Εκπρόσωποι: κα. Μαίρη Ψύλλα, Γενική Γραμματέας
Φορολογικής Πολιτικής, Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Ορέστης
Καβαλάκης, Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης, Υπουργείο
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Δημήτριος Τσάκωνας, Γενικός Διευθυντής –
Οργανισμός Διαχείρισης Δημοσίου Χρέους, κ. Γιώργος Πιτσιλής, Διοικητής Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ), και ο κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης, τ. Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας. Την Αμερικάνικη Κυβέρνηση εκπροσώπησε : • H.E. George J. Tsunis, U.S.
Ambassador to the Hellenic Republic - U.S. Embassy in Athens. Την European Investment
Bank εκπροσώπησε o κ. Γιάννης Τσακίρης, Vice President. Το Χρηματιστήριο Αθηνών
εκπροσώπησε ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO - Athens Exchange Group, και τo Enterprise
Greece ο Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, CEO. Το Συνέδριο στήριξαν με τη συμμετοχή τους
εκπρόσωποι από: v τις μεγαλύτερες ελληνικές τράπεζες: 1) τις 4 συστημικές τράπεζες, Alpha
Bank - Eurobank - Εθνική - Πειραιώς, 2) την Attica Bank και την Hellenic Development Bank of
Investments (HDBI ex TANEO), και 3) από: v τις σημαντικότερες Global Investment Banks •
Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International • Morgan Stanley • Nomura • AXIA
Ventures Group. 4) Σε ειδικό πάνελ συμμετείχαν ως ομιλητές εκπρόσωποι των: AXIA Ventures
Group - Brook Lane Capital - CVC Capital Partners • Grifon Capital Advisors • Oaktree. v 19
Εισηγμένες Εταιρίες : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services &
Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens International
Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica
Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor
S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK
TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL
Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) • Metlen Energy &
Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) • Piraeus Financial
Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC
(ATH:TRASTOR). Στο επίσημο μεσημεριανό γεύμα κεντρική ομιλία έκαναν : ο Υπουργός
Υποδομών & Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας, ο κ. Χρήστος Μεγάλου, Chief Executive
Officer, Piraeus Group, και η κα. Ελένη Βρεττού, CEO, Attica Bank. Εισαγωγικές ομιλίες
έκαναν οι : κ. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO -
Athens Exchange Group, και Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd.
(NYSE: TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018. Το Συνέδριο έκλεισε τις εργασίες του με
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επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου απονεμήθηκε το "2024 Capital Link Hellenic
Leadership Award" στον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα, Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως
αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας
και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της
Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας. Ο Δρ. Γιάννης
Στουρνάρας πραγματοποίησε Κύρια Ομιλία. Το Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η
Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα. Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα
προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & Co. «GREEK
AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης Στο πλαίσιο του “26ου
Ετήσιου Capital Link Invest in Greece Forum”, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των
Ελληνοαμερικανικών και των Ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το “Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών” της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange. Χορηγοί:
Κύριοι Χορηγοί: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation - TEN Ltd.
Πλατινένιος Χορηγός: Attica Bank Χρυσοί Χορηγοί: Barclays • BNP Paribas • EY • Nomura •
Piraeus Group Μεγάλοι Χορηγοί: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA Ventures
Group • OTE Group of Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of Companies •
HELLENiQ Energy • KPMG • Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank of Greece •
Public Power Corporation – PPC • PwC • Qualco Group • Reed Smith Χορηγοί: AKL Law Firm
• Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • AVAX Group •
Bernitsas Law • Colliers Greece • Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real Estate •
Elikonos Capital IFM • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International • IDEAL
Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development • LIBRA
GROUP • Machas & Partners Law Firm • Metropoulos Family Foundation • Oliver Wyman •
Pfizer • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners Law • KENTRIKI – Savils Hellas •
Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Υποστηρικτές Χορηγοί: DECA Investments
• Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage Company SA • EOS Capital
Partners • Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • NBG Securities
• OPAP S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth
Consultants Ελληνικές Χρηματιστηριακές Εταιρείες: • NBG Securities Με την υποστήριξη των
εταιρειών: Brook Lane Capital • CVC • Google • Grifon Capital Advisors • Hellenic
Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO) • Hotel Investment Partners (HIP) •
Microsoft • MSCI • Oaktree Χορηγός Cocktail Reception: Navios Maritime Partners L.P.
Χορηγοί Dinner: Onassis Group • Red Apple Group ΥΠΟ THN ΑΙΓΙΔΑ: του Γενικού Προξενείου
της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης
- Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη ΦΟΡΕΙΣ ΥΠΟΣΤΗΡΙΞΗΣ: • AHEPA • AHI -
American Hellenic Institute • Cyprus - US Chamber of Commerce • Deon Policy Institute • EFM
- European Financial Management Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean
Business Culture Alliance • Endeavor • European American Chamber of Commerce, New York
• Hellenic Federation of New Jersey • HABA - Hellenic American Bankers Association • HAT –
Hellenic Association of Treasurers • Hellenic American Chamber of Commerce • HIAS -
Hellenic Institute of Advanced Studies • Intercollegiate Hellenic Society Global – IHS Global •
HLA - Hellenic Lawyers Association • HMS – Hellenic Medical Society of New York • HPW -
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Hellenic Professional Women Inc. • HAWK - Hellenic American Women's Council • Leadership
100 • SIDO - State International Development Organizations, Inc. • THI - The Hellenic Initiative
• World Hellenic Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) ΧΟΡΗΓΟΙ ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑΣ:
Official TV Media Partner: MEGA TV Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian
News Agency Greek Print & Digital News: tovima.com – TA NEA - in.gr – ot.gr
AllAboutShipping.co.UK • Banking News • World Energy News Greek American Media:
Εθνικός Κήρυξ – The National Herald Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by
Mignatiou.Com • Greek News USA • Hellenic DNA • Hellenic News of America Greek
American Supporting Television Partner: New Greek Television International Media: Greek
Reporter ****************************** Για περισσότερες πληροφορίες, παρακαλούμε
απευθυνθείτε: ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ // κα Όλγα Μπορνόζη & κα Ελένη Μπέη Τηλ: +1 212 661 75 66 -
Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ΑΘΗΝΑ // κυρίες Βικτώρια Τσουκαλά
& Αθηνά Κοσμαδάκη Τηλ. +30 210 6109800 Email : vtsoukala@capitallink.com ;
athensoffice@capitallink.com ; Ή επισκεφθείτε:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html www.capitallink.com
www.capitallinkforum.com Η ΤΑΥΤΟΤΗΤΑ ΤΗΣ CAPITAL LINK Με έδρα τη Νέα Υόρκη και
παρουσία στο Λονδίνο, την Αθήνα και το Όσλο, η Capital Link δραστηριοποιείται από το 1995
στον τομέα των Επενδυτικών Σχέσεων και Επικοινωνίας (Investor Relations & Financial
Communication) παρέχοντας συμβουλευτικές υπηρεσίες στο τομέα των χρηματοοικονομικών
επικοινωνιών και των επιχειρήσεων με στρατηγική εστίαση στους τομείς της ναυτιλίας, των
εμπορευμάτων και της ενέργειας, των MLP, των Closed_End Funds καθώς και των ETF. Η
Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange και συνεργάζεται στενά με το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης, το NASDAQ και το Χρηματιστήριο του Λονδίνου καθώς και με σημαντικούς
διεθνείς και παγκόσμιους οργανισμούς του κλάδου, εστιάζοντας στους κύριους τομείς της
δραστηριότητος της. Επιπλέον η Capital Link διοργανώνει ετησίως μία σειρά 18 Συνεδρίων,
webinars, και podcasts τα οποία επικεντρώνονται στον ναυτιλιακό τομέα, σε 10 χώρες στις
ΗΠΑ, Ευρώπη και Ασία, στα μεγαλύτερα ναυτιλιακά κέντρα παγκοσμίως όπως: Νέα Υόρκη,
Λονδίνο, Όσλο, Αμβούργο, Αθήνα, Λεμεσό, Σαγκάη, Σιγκαπούρη, Τόκυο, και Χόνγκ Κόνγκ και
όλα φημίζονται διότι παρέχουν ένα μοναδικό συνδυασμό πληροφοριακού περιεχομένου,
ευκαιριών μάρκετινγκ και δικτύωσης. Η Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange. Εκτός
από τα συνέδρια, η Capital Link διοργανώνει Webinars με έμφαση σε επενδυτικές στρατηγικές,
σε διάφορους τομείς και  κρίσιμα θέματα ενδιαφέροντος για την επενδυτική κοινότητα και
εταιρικές παρουσιάσεις. Η παγκόσμια πλατφόρμα μάρκετινγκ της Capital Link ενισχύει την
προβολή και την εμβέλεια αυτών των γεγονότων σε παγκόσμια κλίμακα, με διάρκεια  πέραν
της ημερομηνίας κατά την οποία πραγματοποιείται το κάθε γεγονός, καθιστώντας ένα συνεχές
σημείο αναφοράς για τους συμμετέχοντες στην αγορά. Οι προσπάθειες και η συμβολή της
Capital Link έχουν αναγνωριστεί το 2023 από το HABA – Hellenic American Association for
Professionals in Finance στη Νέα Υόρκη, το 2018 από τα Finance Monthly CEO Awards, το
2016 από το Wealth & Finance Magazine - από το International Propeller Club of the United
States στην Αθήνα και από το AHI-American Hellenic Institute στην Washington, το 2013 και το
2012 από το InterContinental Finance Magazine, και επίσης το 2011 από τα Lloyds’s List
Greek Shipping Awards στην Αθήνα.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-ΓΡΑΠΤΟ ΜΗΝΥΜΑ ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ κ. ΚΥΡΙΑΚΟΥ
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ-ΚΕΝΤΡΙΚΕΣ ΟΜΙΛΙΕΣ XΡ.ΣΤΑΙΚΟΥΡΑ, ΧΡ.ΜΕΓΑΛΟΥ, ΕΛ.ΒΡΕΤΤΟΥ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ ΓΡΑΠΤΟ ΜΗΝΥΜΑ ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ κ. ΚΥΡΙΑΚΟΥ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ
ΑΚΟΛΟΥΘΗΣΑΝ ΟΙ ΚΕΝΤΡΙΚΕΣ ΟΜΙΛΙΕΣ του ΥΠΟΥΡΓΟΥ ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ
Κου. ΧΡΗΣΤΟΥ ΣΤΑΙΚΟΥΡΑ του ΔΙΕΥΘΥΝΟΝΤΑ ΣΥΜΒΟΥΛΟΥ ΤΗΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Κου. ΧΡΗΣΤΟΥ ΜΕΓΑΛΟΥ της ΔΙΕΥΘΥΝΟΥΣΑΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΥ ΤΗΣ ATTICA BANK Κας.
ΕΛΕΝΗΣ ΒΡΕΤΤΟΥ Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum "Greece
- Speeding Ahead Post Investment Upgrade"  Δευτέρα,  9 Δεκεμβρίου, 2024 – Νέα Υόρκη 24
Ενότητες – 97 Κορυφαίοι Ομιλητές – 19 Εισηγμένες Εταιρείες Διεθνής Συνάντηση Κορυφής για
την Ελληνική Οικονομία και τις Επενδύσεις στην ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ Συμμετείχαν Κορυφαίοι
Αμερικανοί και Διεθνείς Επενδυτές, Διεθνείς & Ελληνικές Επιχειρήσεις, Διεθνείς Τράπεζες &
Οργανισμοί, Ανώτερα Κυβερνητικά Στελέχη από Ελλάδα & Αμερική PHOTO GALLERY
1 | PHOTO GALLERY 2 Digital Journal https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda
: https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html Νέα Υόρκη, 9 Δεκεμβρίου 2025 Το
Επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum άνοιξε με το
γραπτό μήνυμα του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους
διεθνείς επενδυτές. Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της  Capital Link κ.
Νίκος Μπορνόζης πριν δώσει το λόγο στον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο
Σταïκούρα, που έκανε μια κεντρική ομιλία με τιτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE &
TRANSPORT NETWORK IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.» Ακολούθησαν Η
ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ με τίτλο «THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF GROWTH»
του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου, και Η
ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ με τίτλο «BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL
SYSTEM» της Διευθυνούσας Συμβούλου της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού. Ο κ.
Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο Ετήσιο
Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας, είναι
μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που θα
μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των
οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20%
σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023. Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ
ποσοστιαίες μονάδες κατά τη διάρκεια διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη
μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη
μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα
επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει
έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική
σταθερότητα. Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα
είναι το έθνος με το πιο βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το
2024 προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα
επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη
περισσότερα στο μέλλον. Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής
ασφάλισης κατά άλλη μια ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4
μονάδες. Ενώ άλλες χώρες μπορεί να αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει
σταθερά. Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η
Ελλάδα είναι πλέον μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα
POS με τις ταμειακές της μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην
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Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ). Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο
χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024 έως το 2028, προβλέπουμε συνολικό
δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως και πρωτογενές πλεόνασμα σταθερό
γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για να μειωθεί ο λόγος του ακαθάριστου
χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες μονάδες. Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το
μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται πλέον φθηνότερα από όλα τα άλλα
κράτη της ευρωζώνης. Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την
θέση της στην επενδυτική βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω
ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου
Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς. Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το
συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής μας και απηύθυνα πρόσκληση να
ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής της πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά
περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε προσδοκία. Σήμερα, μπορώ να σας πω
ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας προσκαλώ να μείνετε μαζί μας, να
συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις ανταμοιβές μιας χώρας που
ανεβαίνει συνεχώς.» Ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη
κεντρική του ομιλία τόνισε: «Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες
θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που
εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών
κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα. Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις
ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί
και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια
αστάθειας και αβεβαιότητας. Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών
και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές
και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του
περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας. Η στρατηγική μας βασίζεται
στις παρακάτω προτεραιότητες: 1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης
κλίμακας σε όλη τη χώρα Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό
Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό
έργο της τελευταίας δεκαετίας. 2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και
αρδευτικών έργων 3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής 4η
Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου 5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του
στόλου των αστικών λεωφορείων 6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης 7η
Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια 8η Προτεραιότητα: Διάθεση
κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων Αυτό περιλαμβάνει την
ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και τη συμβολή του
ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα. Τα
προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου Υποδομών
και Μεταφορών. Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, για την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.» Ο
Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στη κεντρική του ομιλία
τόνισε: «Στις 4 Δεκεμβρίου 2024, ο Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος της Πειραιώς,
ήταν ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest
in Greece» Forum στη Νέα Υόρκη. Στην ομιλία του ανέδειξε τον καθοριστικό ρόλο του
ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας. Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε
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την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση των μη εξυπηρετούμενων
δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού μετασχηματισμού. Αυτή η
ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την οικονομία αποτελεσματικά. Από
τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει νέα δάνεια άνω των €7-8 δισ., με
την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η
τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου. Ο
Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία, αναφερόμενος
σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που έχουν βελτιώσει
την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth Management,
έχοντας υπό διαχείριση €11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών πρωτοβουλιών, σε
περαιτέρω ανάπτυξη. Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της
οικονομίας, έχοντας ήδη διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και
τον τουρισμό, με στόχο να ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027. Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα
την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις κοινωνικούς άξονες το
πρόγραμμα «Equall». Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν ωφεληθεί περισσότερα
από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος Μεγάλου ανέφερε
«μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη νέα γενιά και τις
ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον μας να
επιστρέφουμε μέρος της αξίας μας στην κοινωνία». Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος
επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία,
διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας.» Η
Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στη κεντρική της ομιλία
περιέγραψε πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα
ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις
για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Η κυρία Βρεττού επισήμανε:
«Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον
επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της
επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές.
Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη
Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το όραμά μας
είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ,
την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.» ****************************** ΤΟ
ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΔΙΟΡΓΑΝΩΘΗΚΕ: Σε Συνεργασία: New York Stock Exchange – NYSE & Athens
Exchange Group (ATHEX Group) Υπό την Αιγίδα: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη
Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό
Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα
στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές
συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει
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επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και
επιχειρηματικό κοινό. Το Συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα
περίοδο με τη συμμετοχή Κορυφαίων Αμερικανών και Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών &
Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών & Ελληνικών Τραπεζών & Οργανισμών, Ανώτερων
Κυβερνητικών Στελεχών (4 Ελλήνων Υπουργών), 19 Εισηγμένων Εταιριών, και 97 Κορυφαίων
Ομιλητών. Το φετινό Φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Το καθεστώς αυτό της
αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για σημαντικές εισροές ξένων κεφαλαίων, οι οποίες
διευκολύνονται και από τις σημαντικές προσπάθειες που έχουν γίνει στον τομέα της
ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Η χώρα πλέον προσφέρει τη δυνατότητα για
επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές, τουρισμός & φιλοξενία, real estate, και
ενέργεια. Η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει
εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές. Το Συνέδριο άνοιξε,
ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος απευθύνθηκε στους
επενδυτές με γραπτό μήνυμα που διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νικόλας
Μπορνόζης. Συμμετείχαν οι Υπουργοί Υποδομών & Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας - τ.
Υπουργός Οικονομικών, η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη
Κεραμέως, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος
Παπαθανάσης, και η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα. Αλεξάνδρα Σδούκου.
Κυβερνητικοί Εκπρόσωποι: κα. Μαίρη Ψύλλα, Γενική Γραμματέας Φορολογικής Πολιτικής,
Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Ορέστης Καβαλάκης, Διοικητής της Ειδικής
Υπηρεσίας Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης, Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, κ. Δημήτριος Τσάκωνας, Γενικός Διευθυντής – Οργανισμός Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους, κ. Γιώργος Πιτσιλής, Διοικητής Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Εσόδων
(ΑΑΔΕ), και ο κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης, τ. Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας. Την Αμερικάνικη
Κυβέρνηση εκπροσώπησε : • H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the Hellenic
Republic - U.S. Embassy in Athens. Την European Investment Bank εκπροσώπησε o κ.
Γιάννης Τσακίρης, Vice President. Το Χρηματιστήριο Αθηνών εκπροσώπησε ο κ. Γιάννος
Κοντόπουλος, CEO - Athens Exchange Group (μέσω webcast), και τo Enterprise Greece ο Δρ.
Μαρίνος Γιαννόπουλος, CEO. Το Συνέδριο στήριξαν με τη συμμετοχή τους εκπρόσωποι από: v
τις μεγαλύτερες ελληνικές τράπεζες: 1) τις 4 συστημικές τράπεζες, Alpha Bank - Eurobank -
Εθνική - Πειραιώς, 2) την Attica Bank και την Hellenic Development Bank of Investments (HDBI
ex TANEO), και 3) από: v τις σημαντικότερες Global Investment Banks • Barclays • BNP
Paribas • Goldman Sachs International • Morgan Stanley • Nomura • AXIA Ventures Group. 4)
Σε ειδικό πάνελ συμμετείχαν ως ομιλητές εκπρόσωποι των: AXIA Ventures Group - Brook
Lane Capital - CVC Capital Partners • Grifon Capital Advisors • Oaktree. v 19 Εισηγμένες
Εταιρίες : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services & Holdings S.A.
(ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens International Airport S.A.
(ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica Bank S.A.
(ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor S.A.
(ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK
TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL
Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) • Metlen Energy &
Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) • Piraeus Financial
Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC
(ATH:TRASTOR). Στο επίσημο μεσημεριανό γεύμα κεντρική ομιλία έκαναν : ο Υπουργός
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Υποδομών & Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας, ο κ. Χρήστος Μεγάλου, Chief Executive
Officer, Piraeus Group, και η κα. Ελένη Βρεττού, CEO, Attica Bank. Εισαγωγικές ομιλίες
έκαναν οι : κ. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO -
Athens Exchange Group, και Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd.
(NYSE: TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018. Το Συνέδριο έκλεισε τις εργασίες του με
επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου απονεμήθηκε το "2024 Capital Link Hellenic
Leadership Award" στον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα, Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως
αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας
και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της
Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας. Ο Δρ. Γιάννης
Στουρνάρας πραγματοποίησε Κύρια Ομιλία. Το Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η
Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα. Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα
προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & Co. «GREEK
AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης Στο πλαίσιο του “26ου
Ετήσιου Capital Link Invest in Greece Forum”, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των
Ελληνοαμερικανικών και των Ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το “Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών” της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange. Χορηγοί:
Κύριοι Χορηγοί: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation - TEN Ltd.
Πλατινένιος Χορηγός: Attica Bank Χρυσοί Χορηγοί: Barclays • BNP Paribas • EY • Nomura •
Piraeus Group Μεγάλοι Χορηγοί: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA Ventures
Group • OTE Group of Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of Companies •
HELLENiQ Energy • KPMG • Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank of Greece •
Public Power Corporation – PPC • PwC • Qualco Group • Reed Smith Χορηγοί: AKL Law Firm
• Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • AVAX Group •
Bernitsas Law • Colliers Greece • Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real Estate •
Elikonos Capital IFM • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International • IDEAL
Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development • LIBRA
GROUP • Machas & Partners Law Firm • Metropoulos Family Foundation • Oliver Wyman •
Pfizer • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners Law • KENTRIKI – Savils Hellas •
Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Υποστηρικτές Χορηγοί: DECA Investments
• Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage Company SA • EOS Capital
Partners • Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • NBG Securities
• OPAP S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth
Consultants Ελληνικές Χρηματιστηριακές Εταιρείες: • NBG Securities Με την υποστήριξη των
εταιρειών: Brook Lane Capital • CVC • Google • Grifon Capital Advisors • Hellenic
Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO) • Hotel Investment Partners (HIP) •
Microsoft • MSCI • Oaktree Χορηγός Cocktail Reception: Navios Maritime Partners L.P.
Χορηγοί Dinner: Onassis Group • Red Apple Group ΥΠΟ THN ΑΙΓΙΔΑ: του Γενικού Προξενείου
της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης
- Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη ΦΟΡΕΙΣ ΥΠΟΣΤΗΡΙΞΗΣ: • AHEPA • AHI -
American Hellenic Institute • Cyprus - US Chamber of Commerce • Deon Policy Institute • EFM
- European Financial Management Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean
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Business Culture Alliance • Endeavor • European American Chamber of Commerce, New York
• Hellenic Federation of New Jersey • HABA - Hellenic American Bankers Association • HAT –
Hellenic Association of Treasurers • Hellenic American Chamber of Commerce • HIAS -
Hellenic Institute of Advanced Studies • Intercollegiate Hellenic Society Global – IHS Global •
HLA - Hellenic Lawyers Association • HMS – Hellenic Medical Society of New York • HPW -
Hellenic Professional Women Inc. • HAWK - Hellenic American Women's Council • Leadership
100 • SIDO - State International Development Organizations, Inc. • THI - The Hellenic Initiative
• World Hellenic Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) ΧΟΡΗΓΟΙ ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑΣ:
Official TV Media Partner: MEGA TV Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian
News Agency Greek Print & Digital News: tovima.com – TA NEA - in.gr – ot.gr
AllAboutShipping.co.UK • Banking News • World Energy News Greek American Media:
Εθνικός Κήρυξ – The National Herald Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by
Mignatiou.Com • Greek News USA • Hellenic DNA • Hellenic News of America Greek
American Supporting Television Partner: New Greek Television International Media: Greek
Reporter ****************************** Για περισσότερες πληροφορίες, παρακαλούμε
απευθυνθείτε: ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ // κα Όλγα Μπορνόζη & κα Ελένη Μπέη Τηλ: +1 212 661 75 66 -
Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ΑΘΗΝΑ // κυρίες Βικτώρια Τσουκαλά
& Αθηνά Κοσμαδάκη Τηλ. +30 210 6109800 Email : vtsoukala@capitallink.com ;
athensoffice@capitallink.com ; Ή επισκεφθείτε:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html www.capitallink.com
www.capitallinkforum.com Η ΤΑΥΤΟΤΗΤΑ ΤΗΣ CAPITAL LINK Με έδρα τη Νέα Υόρκη και
παρουσία στο Λονδίνο, την Αθήνα και το Όσλο, η Capital Link δραστηριοποιείται από το 1995
στον τομέα των Επενδυτικών Σχέσεων και Επικοινωνίας (Investor Relations & Financial
Communication) παρέχοντας συμβουλευτικές υπηρεσίες στο τομέα των χρηματοοικονομικών
επικοινωνιών και των επιχειρήσεων με στρατηγική εστίαση στους τομείς της ναυτιλίας, των
εμπορευμάτων και της ενέργειας, των MLP, των Closed_End Funds καθώς και των ETF. Η
Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange και συνεργάζεται στενά με το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης, το NASDAQ και το Χρηματιστήριο του Λονδίνου καθώς και με σημαντικούς
διεθνείς και παγκόσμιους οργανισμούς του κλάδου, εστιάζοντας στους κύριους τομείς της
δραστηριότητος της. Επιπλέον η Capital Link διοργανώνει ετησίως μία σειρά 18 Συνεδρίων,
webinars, και podcasts τα οποία επικεντρώνονται στον ναυτιλιακό τομέα, σε 10 χώρες στις
ΗΠΑ, Ευρώπη και Ασία, στα μεγαλύτερα ναυτιλιακά κέντρα παγκοσμίως όπως: Νέα Υόρκη,
Λονδίνο, Όσλο, Αμβούργο, Αθήνα, Λεμεσό, Σαγκάη, Σιγκαπούρη, Τόκυο, και Χόνγκ Κόνγκ και
όλα φημίζονται διότι παρέχουν ένα μοναδικό συνδυασμό πληροφοριακού περιεχομένου,
ευκαιριών μάρκετινγκ και δικτύωσης. Η Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange. Εκτός
από τα συνέδρια, η Capital Link διοργανώνει Webinars με έμφαση σε επενδυτικές στρατηγικές,
σε διάφορους τομείς και  κρίσιμα θέματα ενδιαφέροντος για την επενδυτική κοινότητα και
εταιρικές παρουσιάσεις. Η παγκόσμια πλατφόρμα μάρκετινγκ της Capital Link ενισχύει την
προβολή και την εμβέλεια αυτών των γεγονότων σε παγκόσμια κλίμακα, με διάρκεια  πέραν
της ημερομηνίας κατά την οποία πραγματοποιείται το κάθε γεγονός, καθιστώντας ένα συνεχές
σημείο αναφοράς για τους συμμετέχοντες στην αγορά. Οι προσπάθειες και η συμβολή της
Capital Link έχουν αναγνωριστεί το 2023 από το HABA – Hellenic American Association for
Professionals in Finance στη Νέα Υόρκη, το 2018 από τα Finance Monthly CEO Awards, το
2016 από το Wealth & Finance Magazine - από το International Propeller Club of the United
States στην Αθήνα και από το AHI-American Hellenic Institute στην Washington, το 2013 και το
2012 από το InterContinental Finance Magazine, και επίσης το 2011 από τα Lloyds’s List
Greek Shipping Awards στην Αθήνα.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-«ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΟΣ - ΑΜΕΡΙΚΗΣ»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ “20th ANNUAL GREEK AMERICAN ISSUER DAY” At the NEW YORK
STOCK EXCHANGE «ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΟΣ - ΑΜΕΡΙΚΗΣ» ΣΤΟ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ ΤΗΣ ΝΕΑΣ
ΥΟΡΚΗΣ Νέα Υόρκη, Τρίτη, 10 Δεκεμβρίου, 2024 Στο πλαίσιο του Συνεδρίου 26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum Watch video:
https://www.youtube.com/watch?v=jPMyTjpJXcA Photos:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/closing_bell.html
https://forums.capitallink.com/greece/2024/nyse/nyse_bell_300dpi.jpg Νέα Υόρκη, 10
Δεκεμβρίου, 2024 Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία
με την Capital Link διοργάνωσαν ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ της Αμερικής, της Ελλάδος και της Ελληνο-αμρικανικής
κοινότητας. Στο τέλος της εκδήλωσης, οι εισηγμένες στο Χρηματιστηριο της Νεας Υορκης
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες, καθως και εκπροσωποι της
Ελληνικης Κυβέρνησης που συμμετείχαν στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
επενδυτικο συνεδριο, χτύπησαν το “Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών”
της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange. Η «ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΟΣ
– ΑΜΕΡΙΚΗΣ : GREEK AMERICAN ISSUER DAY» πραγματοποιήθηκε, οπως καθε χρόνο εδω
και 20 χρόνια, στo πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series titled
"Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade" το οποίο είχε ολοκληρώσει τις εργασίες
του την προηγούμενη μέρα με μεγάλη επιτυχία και εξαιρετική συμμετοχή που ξεπερασε τα
1000 ατομα. Το Συνεδριο διοργανωθηκε σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το
«Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς. Το
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, ανήρτησε την Ελληνική σημαία στην Wall Street, μια στιγμή
ιδιαίτερης περηφάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική Κυβερνητική αποστολή, τα στελέχη
ναυτιλιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς και τους
εκπροσώπους των εταιριών που συμμετείχαν στην εκδήλωση. Η ενεργός ανάμειξη του
Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, του μεγαλύτερου Χρηματιστηρίου στον κόσμο, συμβάλλει
στην αναβάθμιση και προβολή της Ελλάδος σε ένα ευρύτατο επενδυτικό κοινό σε παγκόσμιο
επίπεδο. Επίσης δείχνει την σταθερή υποστήριξη του Χρηματιστηρίου της Νεας Υορκης στην
Ελλάδα, τις Ελληνικές επιχειρήσεις, την Ελληνική Ναυτιλία και την Ομογένεια. Η Αμερικανική
Κεφαλαιαγορά αποτελεί σημαντικότατη πηγή άντλησης κεφαλαίων για αυξανόμενο αριθμό
εταιριών Ελληνικών συμφερόντων και το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διαδραματίζει κύριο
ρόλο σε αυτό. Η κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE καλωσόρισε την Ελληνική
Αντιπροσωπεία και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια σχέση
μεταξύ του Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής κοινότητας της
Ελλάδος και τόνισε ότι η δέσμευση του NYSE με την Ελληνοαμερικανική διασπορά, τη
ναυτιλιακή και επιχειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και στις εισηγμένες εταιρείες του NYSE,
παραμένει ισχυρή. Μετά από την υποδοχή της κυρίας Tara Dziedzic ακολούθησαν σύντομες
ομιλίες του και του κ. Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υποδομών & Μεταφορών και του Δρ.
Νίκου Τσάκου, Founder, President & CEO, TEN Ltd. Αναφερθηκαν στην σημαντικη πρόοδο
που εχει επιτελεσει η Ελληνικη οικονομία, στην ελκυστικότητα της Ελλάδος σαν επιχειρηματικό
και επενδυτικό προορισμό, στην διεθνοποίηση του Ελληνικού επιχειρείν και στην
πατροπαράδοτη στενή συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και Αμερικής. Ο κ. Σταικουρας ανεφερε
χαρακτηριστικά οτι το 2019, την πρωτη φορα που συμμετειχε στην εκδηλωση αυτη χτυπωντας
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το Closing Bell, ειχε εκφρασει την δέσμευση της κυβερνησεως οτι «Greece is on the way back”
και σημερα το 2024 μπορει να πει οτι “Greece is back”. Επανελαβε το μηνυμα του
Πρωθουπουγου στο Συνεδριο της Capital Link την προηγουμενη μερα : «the best is still to
come”. O Δρ. Τσακος, αναφερθηκε στην 22+ ετη πορεια της ΤΕΝ στο χρηματιστήριο της Νεα
Υόρκης, και στον κομβικο ρόλο της ελληνικης ναυτιλιας στο παγκοσμιο εμποριο και την
παγκοσμια εφοδιαστικη αλυσιδα. Παραλληλα και οι δυο ευχαρίστησαν το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης για τη σημαντική αυτή εκδήλωση. Ακολούθησε ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων
μεταξύ του Χρηματιστηρίου NYSE, κυρίας Tara Dziedzic, του Υπουργού κ. Χρήστου
Σταϊκούρα, και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder, President & CEO, TEN Ltd. Ο κ. Χρήστος
Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών & Μεταφορών έχοντας εγκαινιάσει πρόσφατα το Μετρό της
Θεσσαλονίκης με τον Πρωθυπουργό, χάρισε μία αναμνηστική πλακέτα με το λογότυπο του
Μετρό της Θεσσαλονίκης (ειδική περιορισμένη έκδοση) στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US
Listings NYSE. ΑΠΟΝΟΜΗ ΤΙΜΗΤΙΚΗΣ ΠΛΑΚΕΤΑΣ : Ο κ. Νίκος Μπορνόζης, Πρόεδρος της
Capital Link απένειμε στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE, ειδικη
αναμνησιτκη πλακετα, αναγνωρίζοντας και ευχαριστώντας το Χρηματιστηριο της Νεας Υορκης
για την μακροχρόνια υποστήριξη και συνεισφορά του για περισσότερες από δύο δεκαετίες. Το
γεγονος οτι επι 20 συναπτα ετη το Χρηματιστηριο της Νεας Υορκης διοργανωνει την “Greek
American Issuer Day” που περιλαμβανει και το Closing Bell, εχει μια μοναδικοτητα και
αποδεικνυει την στενη σχεση με την Ελλάδα, τους Έλληνες Επιχειρηματίες, την Ελληνική
ναυτιλιακή κοινότητα και την Ομογένεια. “Closing Bell” : Στη συνέχεια ο Δρ. Νίκος Τσάκος,
Founder, President & CEO, TEN Ltd. (NYSE: TEN) και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός
Υποδομών & Μεταφορών, χτύπησαν το “Closing Bell”, το καμπανάκι της Λήξης των εργασιών
της Τρίτης 10 Δεκεμβρίου, 2024, του NYSE-New York Stock Exchange πλαισιωμένοι από την
Head of US Listings - (NYSE: ICE), κυρία Tara Dziedzic, τον κ. Παναγιώτη Τσάκο -Tsakos
Energy Navigation, εκπροσώπους της Ελληνικής Κυβέρνησης, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα –
Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, Κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου, Υφυπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, και των ακόλουθων εισηγμένων στο NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis,
Vice President Ameresco Inc. (NYSE: AMRC), κα. Anamaria Xenohristos, Founder of CAVA
Group, Inc. (NYSE: CAVA), κ. Ted Xenohristos, Co- Founder & Chief Concept Officer of CAVA
Group, Inc. (NYSE: CAVA), κ. Peter Hadjipateras, Chief Information, Security And
Sustainability Officer- Dorian LPG, κ. Ted Petrone, Vice Chairman of NAVIOS MARITIME
PARTNERS L.P. (NYSE:NMM), Mr. Harrys Kosmatos, CO- Chief Financial Officer (TEN), Mr.
Panagiotis Tsakos, Jr. καθώς επίσης και την κα. Olga Bornozi, Managing Director – Capital
Link, και κ. Νίκος Μπορνόζης, President - Capital Link, . Η τελετή αναμεταδόθηκε ζωντανά από
όλα τα μεγάλα διεθνή τηλεοπτικά δίκτυα των HΠΑ καθώς αποτελεί ένα γεγονός με μέγιστη
ακροαματικότητα σε παγκόσμιο επίπεδο και την παρακολουθούν 150 εκατομμύρια τηλεθεατές.
Η Ειδική Εκδήλωση, “GREEK AMERICAN ISSUER DAY” διοργανώνεται τα τελευταία 20
συναπτά έτη στα πλαισια του ετήσιου επενδυτικου Συνεδρίου της Capital Link . Για
περισσότερες πληροφορίες, παρακαλούμε επικοινωνήστε: ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ // κα Όλγα Μπορνόζη
& κα Ελένη Μπέη Τηλ: +1 212 661 75 66 - Email: ContactNY@capitallink.com ΑΘΗΝΑ - κυρία
Αθηνά Κοσμαδάκη Τηλ.: +30 210 610 9800 - Email: ContactGR@capitallink.com The CAPITAL
LINK website: www.capitallink.com The CAPITAL LINK FORUM website:
www.capitallinkforum.com Η ΤΑΥΤΟΤΗΤΑ ΤΗΣ CAPITAL LINK Η Capital Link με έδρα τη Νέα
Υόρκη δραστηριοποιείται από το 1995 στον τομέα των Επενδυτικών Σχέσεων και Επικοινωνίας
(Investor Relations & Financial Communications) παρέχοντας συμβουλευτικές υπηρεσίες στον
τομέα των χρηματοοικονομικών επικοινωνιών και των επιχειρήσεων με στρατηγική εστίαση
στους τομείς της ναυτιλίας, των εμπορευμάτων και της ενέργειας, των MLP, των Closed_End
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Funds καθώς και των ETF. Επιπλέον η Capital Link διοργανώνει ετησίως μία σειρά 18
Συνεδρίων, webinars, και podcasts τα οποία επικεντρώνονται στον ναυτιλιακό τομέα, σε 10
χώρες στις ΗΠΑ, Ευρώπη και Ασία, στα μεγαλύτερα ναυτιλιακά κέντρα παγκοσμίως όπως: Νέα
Υόρκη, Λονδίνο, Όσλο, Αμβούργο, Αθήνα, Λεμεσό, Σαγκάη, Σιγκαπούρη, Τόκυο, και Χόνγκ
Κόνγκ και όλα φημίζονται διότι παρέχουν ένα μοναδικό συνδυασμό πληροφοριακού
περιεχομένου, ευκαιριών μάρκετινγκ και δικτύωσης. Η Capital Link είναι μέλος του Baltic
Exchange. Με έδρα τη Νέα Υόρκη η Capital Link έχει γραφεία στην Αθήνα και παρουσία στο
Λονδίνο και το Όσλο.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
PRESS RELEASE REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments INFRASTRUCTURE:
INVESTING IN THE FUTURE PANEL DISCUSSIONS & ONE-ON-ONE DISCUSSIONS
GREECE’S ECONOMIC GROWTH: WHAT’S NEXT?” “ELLINIKON: REALIZING THE
LARGEST URBAN REGENERATION PROJECT” In the context of the 26th Annual Capital
Link Invest in Greece Forum "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade"  Monday,
December 9, 2024 – New York 24 Sessions – 97 Top Speakers – 19 Listed Companies An
International Summit about the Greek Economy & Investment Opportunities in NEW YORK
Featuring Top US and International Investors, Global & Greek Companies, Global Investment
Banks & Institutions, High-Ranking Government Officials from Greece and the US PHOTO
GALLERY 1 | PHOTO GALLERY 2 Digital Journal
https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html December 10, 2024 The following
highly interesting PANEL DISCUSSIONS and ONE-ON-ONE DISCUSSIONS entitled «REAL
ESTATE: Prospects for Growth & Investments», “INFRASTRUCTURE: INVESTING IN THE
FUTURE”, “GREECE’S ECONOMIC GROWTH: WHAT’S NEXT?” and “ELLINIKON:
REALIZING THE LARGEST URBAN REGENERATION PROJECT” were part of the agenda of
the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum: "Greece - Speeding Ahead Post
Investment Upgrade", that was held with great success and participation, on Monday,
December 11, 2024 in New York, in cooperation with the New York Stock Exchange, the
Athens Exchange Group (ATHEX Group), and major Global Investment Banks &
Organizations, and under the Auspices of the Consulate General of Greece in New York.
«Goldman Sachs», «Morgan Stanley» and «TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)» were the
Lead Sponsors. The topics of REAL ESTATE and INFRASTRUCTURE were covered by:
REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments Moderator: Mr. Alexandros Kosmopoulos,
Managing Partner - AKL Law Firm Panelists: · Mr. Yannis Paraskevopoulos, General Manager
– Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real Estate · Mr. Dimitris Andriopoulos, CEO –
Dimand S.A. · Mr. Dimitris Manoussakis, Managing Partner & Founder – Savills Hellas · Mr.
Tassos Kazinos, Chief Executive Officer – Trastor REIC Mr. Alexandros Kosmopoulos,
Managing Partner - AKL Law Firm stated that the Greek real estate market is gradually
maturing. There are three key ways through which we are witnessing this change. Firstly, the
range of potential investors considering Greece is becoming more diversified. This is so
because Greece’s successful financial turnaround and the achievement of investment grade
ratings has enabled institutional investors to access the market. Secondly, considerable activity
is visible across all segments of real estate, from residential to offices, from hotels and resorts
to logistics facilities and from asset portfolios to specialty assets (including shopping malls,
sports entertainment parks and data centers). Last, but not least, legal and regulatory reforms
are starting to have a positive impact on the efficiency of concluding real estate transactions,
as well as on the day-to-day experience of investors. The painfully slow transition to the
cadastral system is now almost fully implemented and additional procedures have been
digitalized. Further steps in the right direction are necessary to ensure sufficient legal certainty,
particularly as regards the development of greenfield projects outside urban areas. Mr. Yannis
Paraskevopoulos, General Manager – Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real
Estate stated: “The Greek real estate market continues to be on a different path, compared to
the European Real Estate Markets, as the crisis of 2010-2018 led to significantly less
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development activity. This has resulted in today's substantial shortage of high-demanded
properties, such as modern green office spaces, logistics, data centers, contemporary hotel
facilities and residential complexes. Demand continues to surpass current supply for these
types of properties, and this is the reason, why we observe ongoing developments, which are
expected to continue, despite the high construction and debt costs. The main trends in the
Greek real estate market in the near future are expected to be as follows: • Widening gap
between prime properties and low-demanded properties. • Stabilization of price increases. The
recent interest rates rise had led to higher offered yields from investors, while sellers of
high-demanded properties are, for now, reluctant to agree on lower prices, fact, thar is creating
a temporary gap. The trend of decreasing interest rates (and thus debt costs) and the
continued rental growth for prime properties may partially balance the disparity between sellers'
demands and buyers' expectations. Investors’ interest is currently focused on Grade A
properties in prime locations as a means of risk mitigation. Meanwhile, institutional investors
(e.g., REICs) are increasingly entering the field of new developments (particularly offices and
logistics) to upgrade the stock through the construction of modern commercial spaces, that
also meet ESG criteria. Additionally, they prefer "green" bioclimatic buildings, because they are
more demanded by the users, are easier to be financed, have lower operating costs and
demonstrate greater resilience over time.” Mr. Dimitris Andriopoulos, CEO – Dimand S.A.
stated: Mr. Andriopoulos “Looking ahead to 2025, I am filled with optimism about the Greek
real estate market, where DIMAND is at the forefront of transformative development. Despite
the complexities of a sensitive geopolitical landscape, I remain confident in Greece’s steady
economic progress, which creates a strong foundation for promising opportunities. I also
foresee a positive shift in the European real estate sector, fueled by favorable macroeconomic
dynamics, declining interest rates, and emerging prospects that enhance the appeal of real
estate investments. The global office market undoubtedly faces headwinds, particularly with
the rise of flexible work models. Yet, I see clear opportunities in the growing demand for
sustainable, well-positioned office spaces. Sustainability lies at the heart of DIMAND’s strategy,
as evidenced by flagship projects like the LEED Platinum-certified Piraeus Tower and the
revival of emblematic properties such as the MINION building and repurposed industrial sites in
Athens, in Piraeus and Thessaloniki. These initiatives embody our vision to blend urban history
and culture with forward-thinking, environmentally conscious development. While challenges
such as inflation, high construction costs, and talent shortages remain, I am confident in
Greece’s economic trajectory and DIMAND’s ability to deliver meaningful impact. By
maintaining a disciplined and strategic approach, we aim to transform neighborhoods and
advance sustainable urban regeneration, reaffirming our commitment to creating value for
communities and stakeholders alike.” Mr. Dimitris Manoussakis, Managing Partner & Founder
– Savills Hellas stated: “Real Estate is one of the most significant sectors in attracting investors
in Greece. FDI reached approx. €2 bn in 2023 and 45% of this was directed to real estate.
2024 has shown remarkable increase in real estate investments with c. €1.15 bn. being
invested from foreign investors into Greek real estate during the 1st half of the running year. It
is obvious that the real estate market is progressively becoming more international with all
sorts of investors looking for opportunities, from the large private equity funds to family offices
and HNWI. Greek institutional players and developers are also following active investment
strategies with the first coming into sizeable portfolio agreements with newcoming investment
players while the latter seizing development opportunities which have a positive impact in the
qualitative change of the end product offered in the market by also introducing the ESG
principles in the design and implementation of their projects. Having learned a strong lesson
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from the ten-year crisis which led most of them in the brink of bankruptcy, Greek banks are
helpful in the effort to develop the scope of the real estate market through careful lending,
organizational assistance and control of the borrowers. Undoubtedly the front runners in the
current market growth are the hospitality and the residential sectors followed by the dynamic
expansion of the logistics and office sectors with the latter remaining the safe haven for many
investors, despite the drastic changes in the work environment and the hybrid model which is
applied by most of the large corporations. There is a widespread enthusiasm that the Greek
market will maintain its dynamic growth pace in the year to come, since the signs of further
foreign capital entering the market remain strong. This positive environment is assisted by the
expected reduction of interest rates which will increase the appetite of investors in undertaking
larger scale projects.” Mr. Tassos Kazinos, Chief Executive Officer – Trastor REIC stated: “As
of today, Trastor REIC boasts a prime commercial real estate portfolio of 62 properties valued
at approximately €670 million. Over the past year, Trastor emerged as the most active
institutional real estate investor in Greece, deploying over €160 million in energy-efficient office
spaces and green logistics facilities. This momentum has driven an impressive asset
compound annual growth rate of 30% since the company’s relaunch in 2017 under the
leadership of Piraeus Bank. Mr. Kazinos highlighted Trastor’s focused value-add investment
strategy, emphasizing, “Our approach targets the prime office and logistics segments,
leveraging strong rental growth driven by supply-demand imbalances. This strategy not only
delivers significant recurring returns for shareholders but also ensures resilience against
potential market shocks.” Following the full deployment of its recent capital increase, Trastor is
poised for further growth. In 2025, the company plans to launch a new and sizeable share
capital increase, half of which will be underwritten by its majority shareholder, Piraeus Bank,
while the other half will target new retail investors, expanding the company’s free float in
alignment with the new Athens Stock Exchange guidelines. Reflecting on last year’s projection
when Mr. Kazinos remarked that the company’s asset base would surpass €800 million within
five years, he has upwardly revised that target, stating, “With the support of our shareholders
and a robust investment pipeline in place, I am confident that Trastor shall surpass €1 billion in
gross asset value before the end of 2027”. With a clear vision, disciplined execution, and
strong corporate governance, Trastor is positioned to set a benchmark in Greece's real estate
investment sector. Combining strategic growth with consistent dividend returns, the company
aspires to become the investment of choice for those seeking reliable, long-term, risk-adjusted
returns, solidifying its reputation as a resilient and innovative leader in the Greek real estate
market.” Then a Panel Discussion took place on the topic: “INFRASTRUCTURE: INVESTING
IN THE FUTURE” Moderator: Mr. Yannis Kourniotis, Partner, Head of Project Development &
Finance - Lambadarios Law Firm Panelists: Ms. Penelope Lazaridou, General Financial
Manager Executive Board Director & Board Member – GEK TERNA Group of Companies · Mr.
Antonis Mitzalis, Executive Director – AVAX Group · Mr. Piotr Mietkowski, Head of Investment
Banking CEE, Greece, Turkey & Israel - BNP Paribas Group · Mr. George Mylonogiannis,
Chairman of the BoD - ELLAKTOR S.A. · Mr. Harry Sachinis, CEO - Athens Water Supply &
Sewerage Company SA (EYDAP) · Mr. Manolis Sigalas, Senior Vice President and Managing
Director, Europe - Hill International Mr. Yannis Kourniotis, Partner, Head of Project
Development & Finance - Lambadarios Law Firm stated: “Greece, having left the financial
crisis behind, is experiencing a boom in infrastructure investments. In fact, this boom is
multidimensional, with major projects recently completed or close to completion in the energy
and transport sectors, specifically motorways and railways, as well as in the areas of waste
management and tourism. In the energy sector in particular, Greece is leading the way in the
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development of renewable energy infrastructure, which contributes to safeguarding energy
security, diversifying the energy sources, and reaching the European Union's climate goals in
the context of both the European Green Deal and REPowerEU. At the same time, the
commercial operation of the Alexandroupolis FSRU, which is a technological and legal miracle
for the wider region, enhances not only the achievement of the above objectives, but also the
independence of the country and the EU from the Russian energy market. The developments
in the transport sector are also unprecedented, with motorway concessions playing a major
role. Only a few months ago, the new concession agreement for the concession of the Attiki
Odos motorway, the ring road of the greater metropolitan area of Athens and, admittedly, one
of the most critical road axes of the country, was concluded. Two additional comments
underline the significance of this transaction: on the one hand, it is the first time that a
concession project handover takes place in Greece, which highlights, among other things, the
know-how that our country has already acquired in this regard. On the other hand, the price
achieved is the highest ever paid in a public tender in Greece, which implies a corresponding
reduction in the Greek public debt, too. In light of the above, indicatively mentioned, examples
of investments in the current period, we can only be optimistic for the future of infrastructure
projects in Greece.” Ms. Penelope Lazaridou, General Financial Manager Executive Board
Director & Board Member – GEK TERNA Group of Companies stated: “Reflecting on the last
ten years, Greece’s infrastructure strategy focused mainly on transportation projects, which laid
the foundations for the current economic and regional development. Looking forward, Greece's
infrastructure priorities will retain some transportation spin, but will certainly be more diverse,
addressing current environmental and climate change challenges.  GEK
TERNA's Infrastructure portfolio consists of a € 10 bln pipeline that fully aligns with the
eco-agenda, prioritizing climate friendly and energy innovative projects like Amfilochia, the
largest energy storage investment Pumped Hydro - recognized as such by the EU - a project of
common interest. Water, Waste management and Irrigation Projects again highlight this
shift towards an eco sensitive infrastructure strategy. Even traditional transporation projects,
like the emblematic Egnatia Odos, the community critical North axis of Crete and the
economically extrovert Kasteli airport, are constructed and most importantly will operate under
the European environmental specifications.  These initiatives echo our current vision for a more
environmental sensitive infrastructure agenda, aiming to address climate change challenges
and pave the way towards a sustainable future. Once more GEK TERNA Group "walk the talk",
as is already positioned to spearhead this infrastucture strategy transfomation for our country.”
Mr. Antonis Mitzalis, Executive Director – AVAX Group emphasized that the construction
industry in Greece is once again under transformation because of the increase in available
works. It is a positive turn which needs to last as much as possible to make up for the lost past
decade. Bigger margins and the securing of long-term funding are key for a healthy market. It
will also leave companies the necessary room in their balance sheet to invest in new projects,
as well as research and development. AVAX sees its role as a pioneer through expanding the
Group’s capabilities in construction and increasing its investments in infrastructure. Mr. Piotr
Mietkowski, Head of Investment Banking CEE, Greece, Turkey & Israel - BNP Paribas Group
stated "The infrastructure sector in Greece has emerged in recent years as one of the most
vibrant and dynamic areas for investment, attracting significant interest from international
investors. The country’s recent return to investment-grade status has further accelerated this
trend, drawing in new investors and reshaping expectations for returns. This upgrade has not
only brought in a wave of new investors but has also adjusted their expectations regarding
returns, reflecting increased confidence in the stability and growth potential of the Greek
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economy. Major infrastructure projects, such as upgrades to ports, highways, and energy
networks, but also expanding into healthcare or digital infrastructure are creating substantial
opportunities for private sector investment. As a result, Greece is positioning itself as a key
player in the regional infrastructure landscape, offering promising returns for those seeking to
invest in its development.” Mr. George Mylonogiannis, Chairman of the BoD - ELLAKTOR S.A.
stated: “The 3Ds — Decarbonization, Defense, and Deglobalization, more specifically, the
European agenda for decarbonization, the increase in defense spending, and deglobalization,
which has been exacerbated by the ongoing geopolitical and war conflicts, has created a dual
dynamic. On one side, challenges in terms of resources allocation and capital flow, and on the
other, opportunities for new infrastructure types. Over the past year, these themes have
remained pertinent but are now joined by new dimensions, adding to the concerns regarding
Europe’s future. It goes without saying that Greece’s infrastructure needs cannot be met
without EU funding. Thus, the future of infrastructure in our country is directly affected by
Europe’s development perspective. Yet, as we turn our focus to Europe, it becomes clear that
it is increasingly entrenched in bureaucratic processes that slow down its economic growth and
potential. The constant introduction of new obligations and commitments for businesses and
households does promote the values of the European spirit—values we are very proud of.
However, the trio of Environment, Social Responsibility, and Corporate Governance (ESG),
supported by a growing bulk of legislation, reflects the EU's determination to transform
businesses from purely driven by profit into units that combine profit-making with social
responsibility. For example, GDPR legislation on data protection is a positive step but should
not lead to an operational barrier for businesses. Similarly, the growing concern about artificial
intelligence potentially undermining human individuality should not result in European
regulations that would undermine its development. In today’s global economic environment,
prioritizing these values through restrictive regulations on entrepreneurship provides a strong
competitive advantage to non-EU economies, which are far less concerned by these
principles.” Mr. Harry Sachinis, CEO - Athens Water Supply & Sewerage Company SA
(EYDAP) stated: ‘’In a world where every decision has an impact, our responsibility in EYDAP,
is not only to treat water and wastewater to return it to nature 95% free of its pollutants, but
also to implement responsible practices for the benefit of our investors, consumers, the society
and the environment. In this context, we are working towards energy neutrality by 2030,
achieving our vision for zero impact on the ecosystem. A key element of our environmental
strategy and a leader of our investment programs is the East Attica wastewater projects that
focus on the reuse of recycled water for urban and suburban use that will upgrade the quality
of life of more than 400,000 residents, while greatly protecting our water resources, marine
ecosystems and underground aquifers. Furthermore, our commitment to sustainable water
management includes optimizing our infrastructure efficiency, installing and using renewable
energy sources and transitioning to electrification. These initiatives, along with the increase in
biogas production in our wastewater treatment plants will reduce both energy costs and
greenhouse gas emissions, securing a more sustainable future for water resources.’’ Mr.
Manolis Sigalas, Senior Vice President and Managing Director, Europe - Hill International
stated: “During this decade circumstances have materially improved in Greece and the outlook
for the infrastructure sector remains to be notably positive. Greece has certain projects of
global caliber under full swing implementation and a turbocharged pipeline across the country
spanning the infrastructure, buildings, energy and technology sectors. Indicatively, just in the
Athens region alone we have a capital expenditure program more than $8 Billion, including the
Ellinikon, the Athens Metro extensions, Data Centers and many more. Notably, we anticipate in
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2025 the commencement of another major infrastructure project: the expansion of the Athens
International Airport, being a much needed investment in Greece’s backbone infrastructure that
will increase the capacity of the Airport up to 40 million passengers per year. Indeed, there are
challenges to be addressed and challenges will continue to develop amid evolving global
circumstances. The name-of-the-game remains to be “Execution”. A key challenge is the
execution capacity of the construction sector value chain, as there are inherent limitations to
timely deliver such an extensive investment program. Tackling this issue will be an ongoing
process, albeit arguably it is a nice problem to have and market players have started
implementing strategies to enhance their managerial and execution capabilities on the ground.
Notwithstanding, the size, quality and time-horizon of Greece’s project portfolio provide a solid
platform that we can build on for the future. With reference to our activities, we remain focused
on certain strategic objectives: Accumulate know-how from our projects across Europe and
develop a new generation of professionals with exportable skills and a global mindset;
Continue to support Greek engineering and construction companies to export skills in adjacent
geographies and core sectors; Not least, we see an opportunity to utilize the talent in Greece’s
start-up ecosystem and develop AI-powered applications that address specific pain-points in
the delivery of projects, as these are potentially exportable and scalable. Looking ahead,
considering the projects that will be delivered by 2030 Greece is set for a transformation
compared to Greece of 2020. These projects will fuel economic growth in key sectors of the
economy and will improve the daily lives of all citizens.” Followed the ONE – ON -ONE
DISCUSSION entitled: GREECE’S ECONOMIC GROWTH: WHAT’S NEXT?” Between : Mr.
Alexandros Exarchou, Chairman & CEO - AKTOR Group of Companies ; Partner - Thrivest
Holdings Mr. Dimitris Koutsopoulos, CEO – Deloitte Greece Mr. Alexandros Exarchou,
Chairman & CEO - AKTOR Group of Companies ; Partner - Thrivest Holdings stated: “Greece
needs to evolve its economic model to ensure long-term, sustainable growth. It is not enough
to rely on traditional sectors. Greece must transition towards a more diverse and
export-oriented economy of internationally tradable products and services. In the context,
AKTOR Group’s recent decision for the transformation of our corporate model represents a
bold and strategic move, aspiring that Aktor will evolve into a catalyst, a transformative force in
all the industries that it is active in Greece and abroad. Our vision encompasses the creation of
a leading infrastructure group in Greece with a well-balanced portfolio, diversified EBITDA and
a growing footprint in Southeastern Europe. Having construction at the core of our activity and
diversification to adjacent construction – enabled sectors such as renewable energy, equity
participations, real estate and facility management, we have set as our 2030 target to
maximize shareholders’ value by building a synergistic portfolio of businesses with diversified
EBITDA, strengthened net profits and a stable and robust financial profile, which will ultimately
allow the distribution of dividends to shareholders. We are carrying out an ambitious
investment plan totaling around €2bn in high-potential sectors. Our corporate transformation is
already on track. To this end, a share capital increase of €200 million is currently implemented,
with the proceeds of the issue channeled to finance planned investments in real estate,
construction and renewables as well as cover working capital needs. A new era for the
company is ahead. We expect that the Group’s turnover will approximately triple by 2030,
rising to €3.2bn, and consolidated EBITDA forming at €430mn.” Mr. Dimitris Koutsopoulos,
CEO – Deloitte Greece stated: “Greece stands at a pivotal moment, transitioning from
resilience to proactive growth. Having weathered significant economic challenges and
demonstrated a robust recovery, the nation has secured investment grade status. This
achievement sends a strong signal to global markets, positioning Greece as an attractive and
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reliable partner for future investments. The path to this milestone was neither linear nor easy.
Through decisive reforms, Greece overcame structural inefficiencies and navigated periods of
uncertainty. This progress, marked by faster-than-average Eurozone growth, is just the
beginning. To continue advancing, Greece must focus on strategic investments and reforms
that align with the evolving demands of the global economy. Digital transformation,
sustainability, and collaboration between public and private sectors are the key drivers of this
journey. Digitalization, with the adoption of technologies such as artificial intelligence and big
data, enhances efficiency and fosters innovation. However, targeted investment in skills
development remains essential to address the digital skills gap. At the same time, embedding
sustainability into business strategies is crucial. The urgency to tackle climate change is both
an economic and social imperative. Leveraging initiatives like the EU Green Deal and
REPowerEU will drive innovation and reduce operational costs. The private sector's role is
transformative; by collaborating with government entities and academia, businesses can create
a dynamic ecosystem of knowledge exchange. Deloitte remains committed to supporting
Greek businesses and institutions with expertise, fostering innovation, and ensuring long-term
prosperity. Working together, we can secure a future where economic resilience translates into
sustained, inclusive growth.” Equally interesting was the presentation entitled “ELLINIKON:
REALIZING THE LARGEST URBAN REGENERATION PROJECT” Presentation by: Mr.
Odisseas Athanasiou, Chief Executive Officer - LAMDA Development Followed by Q&A by Mr.
Petros Machas, Founding Partner, Chairman - Machas & Partners Law Firm Mr. Odisseas
Athanasiou, Chief Executive Officer - LAMDA Development stated “Investment opportunities in
Greece have proven to be very fruitful in the past couple of years and have gotten even more
attractive in an era of political stability, continuing growth and an environment aided by the
country’s investment grade upgrade. The real estate sector is further benefited from a
decreasing interest rate environment and a significantly undersupplied market in the country
while Greece remains undervalued relative to most European markets in both the residential
and commercial subsectors. LAMDA Development is the ideal investment vehicle to capture
these strong fundamentals. LAMDA Development offers a combination of premier income
generating assets through our investment portfolio of Malls and Marinas which have a solid
track record of growth from operations, and significant upside potential from the development
of Europe’s biggest urban regeneration project, The Ellinikon, which carries a hidden value of
well over €1 billion from its residential land bank alone. Over the last few years, we have
expanded across all of our business units. We recently acquired 100% of the McArthurGlen
Designer Outlet Athens, the premier designer outlet in Greece, and re-acquired a minority
stake (32%) for two of our most successful malls from a financial player. We also bought the
rights for the development of the Corfu marina which we will revamp to offer the unique
experience that only Lamda can provide, accommodate mega yachts and expand our footprint
to the Ionian Sea. These moves cemented our leading position in Greece’s shopping malls
sector and are strengthening our portfolio in the marinas space. LAMDA also had the vision to
regenerate the abandoned site of the former Ellinikon International Airport, a unique property in
Europe, and probably the world, which lies at the beginning of the Athenian Riviera. It is not
only uniquely situated in Athens’ fastest growing region at the commencement of an urban
gentrification, but also a vibrant expat community situated at a geographical gateway between
east and west. Our plan is to create a new sustainable, 15-minute city within a city by
combining the area’s natural beauty and unique inherent characteristics with smart city
principles.  Athens has unmatched, inherent characteristics for a European capital: it has the
size, it has the location, and it has the amazing weather. “ Mr. Petros Machas, Founding
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Partner, Chairman - Machas & Partners Law Firm introduced the key speaker Mr. Odisseas
Athanasiou, CEO of Lamda Development, noting the importance of the achievement of Greece
returning to the sovereign investment grade status. Petros highlighted that the crown jewel of
Greek economy remains the real estate with opportunities across various sectors driven by the
major infrastructure and development projects underway, to move on with the discussion on
the largest urban redevelopment project of Europe taking place in Hellenikon από την Lamda
Development. Petros discussed the considerable progress of the works but also the necessary
initiatives for the timely completion of the various milestones, focusing on the significant
contribution of the project to Greece’s gross domestic product, but most importantly the
intangible social footprint for Greek citizens. Petros Machas concluded with his confidence that
Greece stands on solid ground with a blend of political stability, strategic location, government
initiatives, and lifestyle appeal, noting that under the current geopolitical circumstances and the
momentum for foreign direct investments, Greece and the project of Hellenikon could be an
attractive location for the transfer of tax residence of high-net-worth individuals making use of
the existing non-dom and other alternative taxation regimes. ****************************** THE
FORUM WAS ORGANIZED: In Cooperation With: New York Stock Exchange – NYSE &
Athens Exchange Group (ATHEX Group) Under The Auspices: of the Consulate General of
Greece in New York, which hosted a welcome reception for all speakers. This International
Summit about Greece held in New York, has been taking place year after year, regardless of
the political and economic conditions in Greece. With a 26-year track record of success, it has
been engaged in a systematic effort to highlight Greece’s profile to a global business and
investment audience. The Forum was organized in a particularly positive timing for Greece,
Featuring Top US and International Investors, Global & Greek Companies, Global Investment
Banks & Institutions, High-Ranking Government Officials from Greece and the US (4 Greek
Ministers), 19 Listed Companies, and 97 Top Level Speakers. This year's forum was
particularly significant as Greece is now experiencing a remarkable upturn in economic growth
and inflow of foreign investments. The regaining of the Investment Grade Rating is a milestone
for the Greek economy, attracting long-term capital and creating favorable liquidity conditions.
This rating status unlocks opportunities for a significant influx of foreign capital, facilitated by
the significant efforts in digitalization and tax incentives. The country offers diverse sectors ripe
for investment, including infrastructure, hospitality, real estate, and energy. Greece's
geographical position at the crossroads of three continents provides easy access to emerging
and mature markets. The Prime Minister of Greece, H.E. Kyriakos Mitsotakis, opened the
Forum and delivered the Greek Government’s message to international investors, with a
written message who addressed the international investors. Prime Minister Mitsotakis’
message was read by Mr. Nicolas Bornozis, President of Capital Link. Keynote Remarks by
Greek Ministers: Minister of Infrastructure & Transport, H.E. Christos Staikouras – former
Minister of Finance, Minister of Labour & Social Security, H.E. Niki Kerameus, Alternate
Minister of Economy & Finance, H.E. Nikolaos Papathanasis, Deputy Minister of Environment
& Energy, and H.E. Alexandra Sdoukou. Greek Government Officials: Ms. Mary Psylla,
General Secretary of Tax Policy - Ministry of Economy & Finance, Mr. Orestis Kavalakis,
Governor of Recovery and Resilience Facility Coordination Agency - Ministry of Economy and
Finance, Mr. Dimitrios Tsakonas, Director General - Public Debt Management Agency, Mr.
George Pitsilis, Governor – Independent Authority for Public Revenue, and Mr. Vassilis
Kontozamanis, Former Alternate Minister of Health. US Government Representative • H.E.
George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the Hellenic Republic - U.S. Embassy in Athens.
European Investment Bank will be represented by Mr. Yannis Tsakiris, Vice President. The
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Athens Exchange Group will be represented by Mr. Yianos Kontopoulos, CEO - Athens
Exchange Group, (via webcast), and Enterprise Greece by Dr. Marinos Giannopoulos, CEO.
The Forum featured the important participation of representatives from v the biggest Greek
Banks: 1) Four Systemic Banks, Alpha Bank - Eurobank - National Bank - Piraeus Bank, 2)
Attica Bank and Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO), and 3) from v
major Global Investment Banks • Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International •
Morgan Stanley • Nomura • AXIA Ventures Group. 4) Participating speakers in investor panel,
representatives from: AXIA Ventures Group - Brook Lane Capital - CVC Capital Partners •
Grifon Capital Advisors • Oaktree v 19 Listed Companies : • AKTOR Group of Companies
(ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services & Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A.
(ATH:EXAE) • Athens International Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage
Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) •
Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services
& Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY
Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A.
(ATH:LAMDA) • Metlen Energy & Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A.
(ATH: ETE) • Piraeus Financial Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. –
PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC (ATH:TRASTOR). During the Official Luncheon the Greek
Minister of Infrastructure & Transport, Mr. Christos Staikouras, Mr. Christos Megalou, Chief
Executive Officer, Piraeus Group, and Ms. Eleni Vrettou, CEO - Attica Bank delivered Keynote
Remarks. Mr. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, Mr. Yianos Kontopoulos, CEO -
Athens Exchange Group, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd.
(NYSE: TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018, delivered Welcome Remarks. The Forum
concluded with an Official Dinner during which the "2024 Capital Link Hellenic Leadership
Award" was presented to Dr. Yannis Stournaras, Governor of Bank of Greece, for his
invaluable contributions to the European and Greek economies, and for his instrumental role in
keeping Greece as part of the Euro and to Greece's return to economic growth and prosperity.
Dr. Yannis Stournaras delivered Keynote Remarks. The Dinner opened with a brief Welcoming
Speech by The Ambassador of Greece to the USA, H.E. Ekaterini Nassika. Dr. Yannis
Stournaras was introduced by Mr. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson &
Co. «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» at NYSE-New York Stock Exchange. On Tuesday,
December, 10, 2024, within the context of the “26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum”, the New York Stock Exchange in cooperation with Capital Link organized for a 20th
year in a row, a special ceremony, the "Greek American Issuer Day at NYSE", honoring
Greece and Celebrating the Close Ties between the US, the Greek American and the Greek
Business Communities, during which Greek & Greek American companies listed on the New
York Stock Exchange rang the “Closing Bell” - at NYSE-New York Stock Exchange. Sponsors:
Lead Sponsors: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation - TEN Ltd.
Platinum Sponsor: Attica Bank Gold Sponsors: Barclays • BNP Paribas • EY • Nomura •
Piraeus Group Grand Sponsors: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA Ventures
Group • OTE Group of Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of Companies •
HELLENiQ Energy • KPMG • Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank of Greece •
Public Power Corporation – PPC • PwC • Qualco Group • Reed Smith Sponsors: AKL Law
Firm • Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • AVAX Group •
Bernitsas Law • Colliers Greece • Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real Estate •
Elikonos Capital IFM • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International • IDEAL
Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development • LIBRA
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GROUP • Machas & Partners Law Firm • Metropoulos Family Foundation • Oliver Wyman •
Pfizer • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners Law • KENTRIKI – Savils Hellas •
Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Supporting Sponsors: DECA Investments •
Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage Company SA • EOS Capital Partners
• Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • NBG Securities • OPAP
S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth Consultants Greek
Securities Firms: • NBG Securities Supporters: Brook Lane Capital • CVC • Google • Grifon
Capital Advisors • Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO) • Hotel
Investment Partners (HIP) • Microsoft • MSCI • Oaktree Cocktail Reception Sponsor: Navios
Maritime Partners L.P. Dinner Sponsors: Onassis Group • Red Apple Group UNDER THE
AUSPICES: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και
Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη
SUPPORTING ORGANIZATIONS: • AHEPA • AHI - American Hellenic Institute • Cyprus - US
Chamber of Commerce • Deon Policy Institute • EFM - European Financial Management
Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean Business Culture Alliance • Endeavor •
European American Chamber of Commerce, New York • Hellenic Federation of New Jersey •
HABA - Hellenic American Bankers Association • HAT – Hellenic Association of Treasurers •
Hellenic American Chamber of Commerce • HIAS - Hellenic Institute of Advanced Studies •
Intercollegiate Hellenic Society Global – IHS Global • HLA - Hellenic Lawyers Association •
HMS – Hellenic Medical Society of New York • HPW - Hellenic Professional Women Inc. •
HAWK - Hellenic American Women's Council • Leadership 100 • SIDO - State International
Development Organizations, Inc. • THI - The Hellenic Initiative • World Hellenic
Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) MEDIA PARTNERS: Official TV Media
Partner: MEGA TV Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian News Agency
Greek Print & Digital News: · tovima.com – TA NEA - in.gr – ot.gr · AllAboutShipping.co.UK •
Banking News • World Energy News Greek American Media: · Εθνικός Κήρυξ – The National
Herald · Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by Mignatiou.Com • Greek News
USA • Hellenic DNA • Hellenic News of America Greek American Supporting Television
Partner: New Greek Television International Media: Greek Reporter ******************************
For further information, please contact: NEW YORK // Ms Olga Bornozi & Ms Eleni Bej Tel.: +1
212 661 75 66 - Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ATHENS // Ms
Victoria Tsoukala & Ms Athena Kosmadaki Τηλ. +30 210 6109800 Email :
vtsoukala@capitallink.com ; athensoffice@capitallink.com ; Or visit:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html www.capitallink.com
www.capitallinkforum.com ABOUT CAPITAL LINK Founded in 1995, Capital Link is a New
York based investor relations, financial communications, and advisory firm with a strategic
focus on the maritime, commodities and energy sectors, MLPs, as well as Closed-End Funds
and ETFs. Based in New York City, Capital Link has presence in London, Athens & Oslo. The
company is a member of the Baltic Exchange and works very closely with the New York Stock
Exchange, NASDAQ and the London Stock Exchange as well as with major international and
supranational organizations and industry associations in the areas of the firm's strategic
concentration. Capital Link offers a full suite of services including strategic and corporate
advisory, investor relations, media relations, public and industry relations and the organization
of corporate events. Capital Link’s proactive approach integrates Investor Relations,
Information Technology and Media, enhancing awareness and branding for our clients through
tailored outreach programs targeting analysts, institutional and individual investors and the
financial media complemented by extensive and uniquely powerful marketing platforms. Capital
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Link is also known for the organization of 18 top-level investment and industry forums,
Webinars and Podcasts, the majority of which focus on maritime transportation and U.S.
investment products, in 10 countries in Europe, the United States and Asia, in key industry
centers, such as New York, London, Oslo, Hamburg, Athens, Limassol, Shanghai, Singapore,
Tokyo and Hong Kong, featuring industry leaders focusing on investment strategies, sectors,
critical topics of interest to the investment community that draw the elite of the global financial,
investment and business communities. Capital Link holds about 18 forums annually focusing
on the areas of its strategic concentration. The Capital Link brand is widely recognized and
valued worldwide by participants in these communities for combining rich informational and
educational content with as well as superior networking opportunities with a global marketing
platform that enhances the visibility and reach of these events on a global scale that lasts well
beyond the date on which each event is held, becoming a continuous reference point for
market participants. Capital Link’s efforts have been recognized in 2023 by HABA – Hellenic
American Association for Professionals in Finance, in 2018 by the Finance Monthly CEO
Awards, in 2016 by the Wealth & Finance Magazine - by the International Propeller Club of the
United States and by AHI-American Hellenic Institute, in 2013 and 2012 by the InterContinental
Finance Magazine, and also in 2011 by the Lloyds’s List Greek Shipping Awards.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-ACCELERATING THE INVESTMENT MOMENTUM
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
PRESS RELEASE “ACCELERATING THE INVESTMENT MOMENTUM” KEYNOTE
ADDRESS H.E. Nikolaos Papathanasis, Alternate Minister of Economy & Finance & PANEL
DISCUSSION “GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post Investment Upgrade” In the
context of the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum "Greece - Speeding Ahead
Post Investment Upgrade"  Monday, December 9, 2024 – New York 24 Sessions – 97 Top
Speakers – 19 Listed Companies An International Summit about the Greek Economy &
Investment Opportunities in NEW YORK Featuring Top US and International Investors, Global
& Greek Companies, Global Investment Banks & Institutions, High-Ranking Government
Officials from Greece and the US PHOTO GALLERY 1 | PHOTO GALLERY 2 Digital Journal
https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html December 9, 2024 The following highly
interesting Keynote Address και το Panel Discussion titled «ACCELERATING THE
INVESTMENT MOMENTUM» and « GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post
Investment Upgrade», were part of the agenda of the 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum : "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade", ", that was held with
great success and participation, on Monday, December 11, 2024 in New York, in cooperation
with the New York Stock Exchange, the Athens Exchange Group (ATHEX Group), and major
Global Investment Banks & Organizations, and under the Auspices of the Consulate General of
Greece in New York. «Goldman Sachs», «Morgan Stanley» and «TEN Ltd (Tsakos Energy
Navigation)» were the Lead Sponsors. The topic of ECONOMY was covered by: H.E. Nikolaos
Papathanasis, Alternate Minister of Economy & Finance The Alternate Minister of Economy &
Finance Mr. Nikolaos Papathanasis in his speech stated: “Our government is implementing a
reform-oriented agenda to address structural problems and create a business-friendly
environment without risking the fiscal sustainability of our economy, while ensuring that the
gains stemming from economic growth are re-invested to society. As a result, Greece
upgraded to investment grade, it turned into a very attractive investment destination with a
remarkable record in FDIs and the economy has been growing much faster than the Eurozone
average, on the back of a significant increase in investment, productivity, exports and
innovation. The European funds stemming from the Recovery and Resilience Fund and the
Partnership Agreement 2021-2027 are a crucial tool for the country’s development prospect.
Τhey are set to unleash the country’s potential and create a huge multiplying effect for job
creation. These resources signify the dawn of a new era of strong and sustainable growth by
supporting our strategic plan of reforms, digital and green transition investments and upskilling,
as well as supporting businesses to become more resilient and competitive. Investments are
the key drivers for economic growth, especially those related to twin (digital and green)
transition. RRF has a strong focus on financing investments relevant to the twin transition, with
a commitment to direct at least 37% of the total resources to measures for climate objectives
and at least 22% to measures contributing to digital objectives. Moreover, the Loan Facility
Window, tailored to boost private investments and reduce the investment gap, is directed
exclusively to businesses. Our government is committed to continue building strong
foundations of trust between the state and the business community and Greece will remain a
very attractive destination for foreign investors. We hold our prosperous future in our hands.”
Then a Panel Discussion took place on the topic “GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook
Post Investment Upgrade” Moderator: Mr. Dimitrios Lambropoulos, Partner, Deal Advisory -
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KPMG in Greece Panelists: Mr. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays Dr. Tasos
Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager - Eurobank Mr. Filippo Taddei,
Managing Director - Goldman Sachs International Dr. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and
Head of Investment Strategy - Piraeus Bank Mr. Dimitrios Lambropoulos Partner, Deal
Advisory - KPMG in Greece stated: “I believe that Greece’s attainment of investment grade
marks a pivotal milestone in its economic trajectory, reflecting years of structural reforms, fiscal
discipline, and resilience. This achievement has enhanced Greece’s position in both European
and global markets, unlocking broader access to capital, reducing borrowing costs, and
attracting institutional investors who were previously unable to engage with the Greek
economy. This newfound credibility presents a unique opportunity to channel investments into
key growth sectors such as renewable energy, technology, infrastructure, and tourism. These
areas have the potential to drive sustainable growth, create jobs, and enhance Greece’s global
competitiveness. However, I recognize that this success comes amidst a complex global
environment. Geopolitical risks, such as evolving U.S.- China relations and the implications of
the recent U.S. elections, add layers of uncertainty to global markets. Simultaneously,
challenges like inflationary pressures, and energy security concerns require to be vigilant and
adaptive. To sustain this momentum, Greece must continue to pursue reforms, make strategic
use of EU funds, and maintain fiscal discipline to safeguard economic stability. Collaboration
between the government, private sector, and financial institutions will be crucial to capitalize on
the opportunities that investment grade status has unlocked”. Mr. Lefteris Farmakis, Senior FX
Strategist – Barclays discussed key trends in FX markets ahead of potentially large shifts in US
trade policy next year, along with their implications for Greece. Dr. Tasos Anastasatos, Group
Chief Economist, Deputy General Manager - Eurobank stated: “Amid an international economic
environment characterized by geostrategic and economic uncertainty, the Greek economy
continues to outperform. GDP growth rates are expected to remain around or above 2% in the
medium term. The main drivers of growth are investments from the Resilience and Recovery
Fund and associated growth-enhancing reforms; the good performance of tourism; the
beneficial impact of Investment Grade reclaim on investment attraction and cost of financing;
the healthy state of the Greek banking sector, which ensures ample financing of growth; and
the outperformance of public finances, with primary fiscal surpluses above 2% of GDP and
steady decline of the debt-to-GDP ratio, which strengthens perceptions of sustainability.
However, shift towards a more exports- and investment-driven model of growth is still
progressing. Long-term challenges include the -still high- reliance of GDP to consumption, a
mix of specializations skewed towards low-technology and low-knowledge activities, a current
account deficit and unfavorable demographic projections. The key parameter for addressing all
these issues is the degree of success in attracting investment, not only public and PPPs, but
also private. For achieving economic convergence , the share of investments in GDP should, at
a minimum, approach the Eurozone average of 22%, compared to 15% at the end of 2023.
This requires an 8% real increase of investments annually by the end of the decade, a
performance last seen in the 1950s. In addition, those investments should extend, beyond
tourism and real estate, to other productive and technologically advanced sectors, preferably
exporting ones, for bridging the gap with imports. This is a challenging but feasible goal. Yet, to
achieve it, Greece needs to adhere to its ambitious agenda of structural reforms to further
improve the economic environment. These include acceleration of justice, completing land
uses and zone planning, increasing the efficiency of public administration, modernizing
education, reducing taxes on production and wages, and, more generally, improving the quality
of institutions and the rule of law. Europe’s awakening to new geo-economic realities, will
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create opportunities to invest in technology, defense, and energy and Greece must -and is able
to- take advantage of these developments.” Mr. Filippo Taddei, Managing Director - Goldman
Sachs International pointed out in his presentation that he expects Greece to continue
outperforming the rest of Southern Europe and the Euro Area in 2025. The 2025 outlook for
Europe will come under pressure on the back of US tariffs and some real disposable income
growth will keep the Euro area away from recession delivering, in our expectations, 0.8% GDP
growth next year. Meanwhile the Greek economy is experiencing a broad based improvement.
The labour market is the highest employment rate on record, extending from services to
manufacturing. But different from the other economies in the region, Greece's employment
recovery has been accompanied by a surge in labour productivity benefitting from above
average investment growth. In my view, the Greek economy maintains intact the potential for
growth into next year, with an extended  opportunity for a continuing pick up in capital
expenditure still 5% of GDP  below 2010. Greece finds itself in a fairly unique spot for the next
two years: it can still benefit from the extraordinary fiscal support of European programmes that
will allow, at the same time, to foster capital expenditure and investment while keeping its fiscal
deficit among the lowest in the euro area. Extending the recovery into high value added
services, while manufacturing continues to improve, is the next challenge for the Greek
economy. European fiscal support, political stability and a commitment to continue increasing
the share of Greek debt on the market set the macro landscape for Greece to gain an
additional rating upgrade in the upcoming reviews.“ Dr. Ilias Lekkos, Group Chief Economist
and Head of Investment Strategy - Piraeus Bank In his comments mentioned that the Greek
economy continues to outperform its European peers despite operating in an environment of
increasing global political and geopolitical risks. The need to close a substantial investment
gap, coupled with ample funding from EU sources, as well as the need for consumption
catchup are the main drivers of this Greek growth exceptionalism. According to Mr. Lekkos key
areas benefiting from this recovery are traditional sectors such as tourism and real estate,
accompanied by new emerging forces such as Logistics, IT & Data Centers, pharma,
shipbuilding/repair, Infrastructure and Food processing. Of special importance though
according to Mr. Lekkos is the sector of renewables/ green energy both for its economic impact
but also its strategic and geopolitical role. ****************************** THE FORUM WAS
ORGANIZED: In Cooperation With: New York Stock Exchange – NYSE & Athens Exchange
Group (ATHEX Group) Under The Auspices: of the Consulate General of Greece in New York,
which hosted a welcome reception for all speakers. This International Summit about Greece
held in New York, has been taking place year after year, regardless of the political and
economic conditions in Greece. With a 26-year track record of success, it has been engaged in
a systematic effort to highlight Greece’s profile to a global business and investment audience.
The Forum was organized in a particularly positive timing for Greece, Featuring Top US and
International Investors, Global & Greek Companies, Global Investment Banks & Institutions,
High-Ranking Government Officials from Greece and the US (4 Greek Ministers), 19 Listed
Companies, and 97 Top Level Speakers. This year's forum was particularly significant as
Greece is now experiencing a remarkable upturn in economic growth and inflow of foreign
investments. The regaining of the Investment Grade Rating is a milestone for the Greek
economy, attracting long-term capital and creating favorable liquidity conditions. This rating
status unlocks opportunities for a significant influx of foreign capital, facilitated by the significant
efforts in digitalization and tax incentives. The country offers diverse sectors ripe for
investment, including infrastructure, hospitality, real estate, and energy. Greece's geographical
position at the crossroads of three continents provides easy access to emerging and mature
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markets. The Prime Minister of Greece, H.E. Kyriakos Mitsotakis, opened the Forum and
delivered the Greek Government’s message to the international investors. Prime Minister
Mitsotakis’ written message was read by Mr. Nicolas Bornozis, President of Capital Link.
Keynote Remarks by Greek Ministers: Minister of Infrastructure & Transport, H.E. Christos
Staikouras – former Minister of Finance, Minister of Labour & Social Security, H.E. Niki
Kerameus, Alternate Minister of Economy & Finance, H.E. Nikolaos Papathanasis, Deputy
Minister of Environment & Energy, and H.E. Alexandra Sdoukou. Greek Government Officials:
Ms. Mary Psylla, General Secretary of Tax Policy - Ministry of Economy & Finance, Mr. Orestis
Kavalakis, Governor of Recovery and Resilience Facility Coordination Agency - Ministry of
Economy and Finance, Mr. Dimitrios Tsakonas, Director General - Public Debt Management
Agency, Mr. George Pitsilis, Governor – Independent Authority for Public Revenue, and Mr.
Vassilis Kontozamanis, Former Alternate Minister of Health. US Government Representative •
H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the Hellenic Republic - U.S. Embassy in Athens.
European Investment Bank will be represented by Mr. Yannis Tsakiris, Vice President. The
Athens Exchange Group will be represented by Mr. Yianos Kontopoulos, CEO - Athens
Exchange Group, (via webcast), and Enterprise Greece by Dr. Marinos Giannopoulos, CEO.
The Forum featured the important participation of representatives from v the biggest Greek
Banks: 1) Four Systemic Banks, Alpha Bank - Eurobank - National Bank - Piraeus Bank, 2)
Attica Bank and Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO), and 3) from v
major Global Investment Banks • Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International •
Morgan Stanley • Nomura • AXIA Ventures Group. 4) Participating speakers in investor panel,
representatives from: AXIA Ventures Group - Brook Lane Capital - CVC Capital Partners •
Grifon Capital Advisors • Oaktree v 19 Listed Companies : • AKTOR Group of Companies
(ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services & Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A.
(ATH:EXAE) • Athens International Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage
Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) •
Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services
& Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY
Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A.
(ATH:LAMDA) • Metlen Energy & Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A.
(ATH: ETE) • Piraeus Financial Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. –
PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC (ATH:TRASTOR). During the Official Luncheon the Greek
Minister of Infrastructure & Transport, Mr. Christos Staikouras, Mr. Christos Megalou, Chief
Executive Officer, Piraeus Group, and Ms. Eleni Vrettou, CEO - Attica Bank delivered Keynote
Remarks. Mr. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, Mr. Yianos Kontopoulos, CEO -
Athens Exchange Group, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd.
(NYSE: TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018, delivered Welcome Remarks. The Forum
concluded with an Official Dinner during which the "2024 Capital Link Hellenic Leadership
Award" was presented to Dr. Yannis Stournaras, Governor of Bank of Greece, for his
invaluable contributions to the European and Greek economies, and for his instrumental role in
keeping Greece as part of the Euro and to Greece's return to economic growth and prosperity.
Dr. Yannis Stournaras delivered Keynote Remarks. The Dinner opened with a brief Welcoming
Speech by The Ambassador of Greece to the USA, H.E. Ekaterini Nassika. Dr. Yannis
Stournaras was introduced by Mr. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson &
Co. «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» at NYSE-New York Stock Exchange. On Tuesday,
December, 10, 2024, within the context of the “26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum”, the New York Stock Exchange in cooperation with Capital Link organizes for a 20th
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year in a row, a special ceremony, the "Greek American Issuer Day at NYSE", honoring
Greece and Celebrating the Close Ties between the US, the Greek American and the Greek
Business Communities, during which Greek & Greek American companies listed on the New
York Stock Exchange will ring the “Closing Bell” - at NYSE-New York Stock Exchange.
Sponsors: Lead Sponsors: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation -
TEN Ltd. Platinum Sponsor: Attica Bank Gold Sponsors: Barclays • BNP Paribas • EY •
Nomura • Piraeus Group Grand Sponsors: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA
Ventures Group • OTE Group of Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of
Companies • HELLENiQ Energy • KPMG • Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank
of Greece • Public Power Corporation – PPC • PwC • Qualco Group • Reed Smith Sponsors:
AKL Law Firm • Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • AVAX
Group • Bernitsas Law • Colliers Greece • Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real
Estate • Elikonos Capital IFM • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International •
IDEAL Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development •
LIBRA GROUP • Machas & Partners Law Firm • Metropoulos Family Foundation • Oliver
Wyman • Pfizer • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners Law • KENTRIKI – Savils
Hellas • Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Supporting Sponsors: DECA
Investments • Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage Company SA • EOS
Capital Partners • Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • NBG
Securities • OPAP S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth
Consultants Greek Securities Firms: • NBG Securities Supporters: Brook Lane Capital • CVC •
Google • Grifon Capital Advisors • Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex
TANEO) • Hotel Investment Partners (HIP) • Microsoft • MSCI • Oaktree Cocktail Reception
Sponsor: Navios Maritime Partners L.P. Dinner Sponsors: Onassis Group • Red Apple Group
UNDER THE AUSPICES: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο
Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην
Νέα Υόρκη SUPPORTING ORGANIZATIONS: • AHEPA • AHI - American Hellenic Institute •
Cyprus - US Chamber of Commerce • Deon Policy Institute • EFM - European Financial
Management Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean Business Culture Alliance •
Endeavor • European American Chamber of Commerce, New York • Hellenic Federation of
New Jersey • HABA - Hellenic American Bankers Association • HAT – Hellenic Association of
Treasurers • Hellenic American Chamber of Commerce • HIAS - Hellenic Institute of Advanced
Studies • Intercollegiate Hellenic Society Global – IHS Global • HLA - Hellenic Lawyers
Association • HMS – Hellenic Medical Society of New York • HPW - Hellenic Professional
Women Inc. • HAWK - Hellenic American Women's Council • Leadership 100 • SIDO - State
International Development Organizations, Inc. • THI - The Hellenic Initiative • World Hellenic
Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) MEDIA PARTNERS: Official TV Media
Partner: MEGA TV Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian News Agency
Greek Print & Digital News: tovima.com – TA NEA - in.gr – ot.gr AllAboutShipping.co.UK •
Banking News • World Energy News Greek American Media: Εθνικός Κήρυξ – The National
Herald Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by Mignatiou.Com • Greek News
USA • Hellenic DNA • Hellenic News of America Greek American Supporting Television
Partner: New Greek Television International Media: Greek Reporter ******************************
For further information, please contact: NEW YORK // Ms Olga Bornozi & Ms Eleni Bej Tel.: +1
212 661 75 66 - Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ATHENS // Ms
Victoria Tsoukala & Ms Athena Kosmadaki Τηλ. +30 210 6109800 Email :
vtsoukala@capitallink.com ; athensoffice@capitallink.com ; Or visit:
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https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html www.capitallink.com
www.capitallinkforum.com ABOUT CAPITAL LINK Founded in 1995, Capital Link is a New
York based investor relations, financial communications, and advisory firm with a strategic
focus on the maritime, commodities and energy sectors, MLPs, as well as Closed-End Funds
and ETFs. Based in New York City, Capital Link has presence in London, Athens & Oslo. The
company is a member of the Baltic Exchange and works very closely with the New York Stock
Exchange, NASDAQ and the London Stock Exchange as well as with major international and
supranational organizations and industry associations in the areas of the firm's strategic
concentration. Capital Link offers a full suite of services including strategic and corporate
advisory, investor relations, media relations, public and industry relations and the organization
of corporate events. Capital Link’s proactive approach integrates Investor Relations,
Information Technology and Media, enhancing awareness and branding for our clients through
tailored outreach programs targeting analysts, institutional and individual investors and the
financial media complemented by extensive and uniquely powerful marketing platforms. Capital
Link is also known for the organization of 18 top-level investment and industry forums,
Webinars and Podcasts, the majority of which focus on maritime transportation and U.S.
investment products, in 10 countries in Europe, the United States and Asia, in key industry
centers, such as New York, London, Oslo, Hamburg, Athens, Limassol, Shanghai, Singapore,
Tokyo and Hong Kong, featuring industry leaders focusing on investment strategies, sectors,
critical topics of interest to the investment community that draw the elite of the global financial,
investment and business communities. Capital Link holds about 18 forums annually focusing
on the areas of its strategic concentration. The Capital Link brand is widely recognized and
valued worldwide by participants in these communities for combining rich informational and
educational content with as well as superior networking opportunities with a global marketing
platform that enhances the visibility and reach of these events on a global scale that lasts well
beyond the date on which each event is held, becoming a continuous reference point for
market participants. Capital Link’s efforts have been recognized in 2023 by HABA – Hellenic
American Association for Professionals in Finance, in 2018 by the Finance Monthly CEO
Awards, in 2016 by the Wealth & Finance Magazine - by the International Propeller Club of the
United States and by AHI-American Hellenic Institute, in 2013 and 2012 by the InterContinental
Finance Magazine, and also in 2011 by the Lloyds’s List Greek Shipping Awards.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-Roundtable Discussion Photos
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
230 Park Avenue Suite 1540 New York, NY 10169 Tel.: (212) 661-7566 www.capitallink.com
Email: forum@CapitalLink.com Press Release Roundtable Discussion Photos New York,
December 10, 2024 – In the context of the 26th Annual Capital Link Capital Link Forum
“Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade” which took place on Monday, December
9, 2024, at the Metropolitan Club in New York City, Capital Link hosted a Greek Government
Roundtable with a group of investors. With a 26-year track record of success, held on an
annual basis, the Forum has been engaged in a systematic effort to highlight Greece’s profile
to a global business and investment audience, and was once again an excellent platform for
the exchange of ideas and the promotion of the country's investment opportunities. In addition,
the Roundtable Discussion provided a unique opportunity for the Ministers of the Greek
Government for an open dialogue with 22 investment funds and companies, regarding the
reforms and development strategies of Greece, in addition to the intervention that each official
had addressing the forum audience, and the individual meetings hosted separately for each
one. The following Greek Ministers participated: H.E. Christos Staikouras, Minister of
Infrastructure & Transport H.E. Niki Kerameus, Minister of Labor & Social Security H.E. Nikos
Papathanasis, Alternate Minister of Economy & Finance H.E. Alexandra Sdoukou, Deputy
Minister of Environment & Energy Dr. Yannis Stournaras, Governor, Bank of Greece, also
participated in the Roundtable discussion. Moderator of the Roundtable was Dr. Marinos
Giannopoulos, CEO of Enterprise Greece, who upon opening the discussion, referred to the
recent upgrade of the country's long-term credit rating to BBB from BBB- by Scope Ratings,
who cited fiscal discipline, the reduction of public debt and the resilience of the banking
system, which highlights the country's stable economic course. Among others, the participants
included senior executives from Aleutian Capital Group, Ameresco, Alex Brown, Axia Ventures
Group, Citi Pension Investments, Chesapeake Asset Management, Glacier Pass Management,
Global X, Insight Partners, Keybank Capital, Kyklos Capital, Macquarie, Metropoulos & Co.,
Morgan Stanley Investment Management, Moody’s, MacArthur Capital Group, Oaktree,
Paulson & Co., Point 72 Asset Management, Rothchild, Trispan, Safra National Bank. The
discussion focused on the following topics: Greece’s economic turnaround and growth
prospects the impact of reforms on the economy and investing the new opportunities created
by the investment upgrade the overall positive investment climate and initiatives to accelerate
investments across several sectors. Among the topics discussed were also the below:
Government’s initiatives to accelerate the judicial process the streamlining of the regulatory
process for foreign direct investments the prospects of expanding and upgrading Greece’s
capital markets the privatization pipeline and the investment opportunities for international
investors Roundtable Discussion Photos Forum photos : Photo Gallery 1 | Photo Gallery 2
Digital Journal https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html To access more information on the
Forum please go to www.capitallink.com ORGANIZER – CAPITAL LINK, INC. - DISCLAIMER
ABOUT CAPITAL LINK Founded in 1995, Capital Link is a New York based investor relations,
financial communications, and advisory firm with a strategic focus on the maritime,
commodities and energy sectors, MLPs, as well as Closed-End Funds and ETFs. Based in
New York City, Capital Link has presence in London, Athens & Oslo. The company is a
member of the Baltic Exchange and works very closely with the New York Stock Exchange,
NASDAQ and the London Stock Exchange as well as with major international and
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supranational organizations and industry associations in the areas of the firm's strategic
concentration. Capital Link offers a full suite of services including strategic and corporate
advisory, investor relations, media relations, public and industry relations and the organization
of corporate events. Capital Link’s proactive approach integrates Investor Relations,
Information Technology and Media, enhancing awareness and branding for our clients through
tailored outreach programs targeting analysts, institutional and individual investors and the
financial media complemented by extensive and uniquely powerful marketing platforms. Capital
Link is also known for the organization of 18 top-level investment and industry forums,
Webinars and Podcasts, the majority of which focus on maritime transportation and U.S.
investment products, in 10 countries in Europe, the United States and Asia, in key industry
centers, such as New York, London, Oslo, Hamburg, Athens, Limassol, Shanghai, Singapore,
Tokyo and Hong Kong, featuring industry leaders focusing on investment strategies, sectors,
critical topics of interest to the investment community that draw the elite of the global financial,
investment and business communities. Capital Link holds about 18 forums annually focusing
on the areas of its strategic concentration. The Capital Link brand is widely recognized and
valued worldwide by participants in these communities for combining rich informational and
educational content with as well as superior networking opportunities with a global marketing
platform that enhances the visibility and reach of these events on a global scale that lasts well
beyond the date on which each event is held, becoming a continuous reference point for
market participants. Capital Link’s efforts have been recognized in 2023 by HABA – Hellenic
American Association for Professionals in Finance, in 2018 by the Finance Monthly CEO
Awards, in 2016 by the Wealth & Finance Magazine - by the International Propeller Club of the
United States and by AHI-American Hellenic Institute, in 2013 and 2012 by the InterContinental
Finance Magazine, and also in 2011 by the Lloyds’s List Greek Shipping Awards. For more
information please contact: New York – Ms Eleni Bej / Ms Olga Bornozi Tel. +1-212-
6761-7566 forum@capitallink.com Athens – Ms Victoria Tsoukala & Ms Athena Kosmadaki
Tel. +30210-6109800 vtsoukala@capitallink.com ; athensoffice@capitallink.com
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-WHY GREECE – THE DOMESTIC INSTITUTIONAL INVESTOR
VIEWPOINT
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ «DEBT CAPITAL MARKETS» «WHY GREECE – THE
DOMESTIC INSTITUTIONAL INVESTOR VIEWPOINT» «INVESTING IN GREECE- TAX
REFORMS & INCENTIVES» Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
"Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade"  Δευτέρα,  9 Δεκεμβρίου, 2024 – Νέα
Υόρκη 24 Ενότητες – 97 Κορυφαίοι Ομιλητές – 19 Εισηγμένες Εταιρείες Διεθνής Συνάντηση
Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και τις Επενδύσεις στην ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ Συμμετείχαν
Κορυφαίοι Αμερικανοί και Διεθνείς Επενδυτές, Διεθνείς & Ελληνικές Επιχειρήσεις, Διεθνείς
Τράπεζες & Οργανισμοί, Ανώτερα Κυβερνητικά Στελέχη από Ελλάδα & Αμερική PHOTO
GALLERY 1 | PHOTO GALLERY 2 Digital Journal
https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/   Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html 10 Δεκεμβρίου 2024 Τα ακόλουθη
εξαιρετικά ενδιαφέροντα ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ με τίτλο «DEBT CAPITAL MARKETS», “WHY
GREECE – THE DOMESTIC INSTITUTIONAL INVESTOR VIEWPOINT” και «INVESTING IN
GREECE- TAX REFORMS & INCENTIVES» περιλαμβάνονταν στην ατζέντα του Συνεδρίου
26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο "Greece - Speeding Ahead Post
Investment Upgrade", που πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία και εξαιρετική συμμετοχή,
την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το «New York Stock
Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες &
Οργανισμούς. Η «Goldman Sachs», η «Morgan Stanley» και η «TEN Ltd (Tsakos Energy
Navigation)» ήταν οι Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο πραγματοποιήθηκε Υπό την Αιγίδα του
Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη. Στο Πάνελ Συζήτησης με θέμα “DEBT
CAPITAL MARKETS” μίλησαν: Συντονιστής: κ. Nikos Fragos, Partner -Karatzas & Partners
Ομιλητές: · κ. Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece &
Italy - Barclays · κ. Vasilis Tsaitas, Group Chief Financial Officer – HELLENiQ ENERGY
Holdings · κ. Vassilis Kotsiras, Corporate Treasurer – National Bank of Greece · κ. Morven
Jones, Managing Director; Head of EMEA Debt Capital Markets Origination - Nomura · κ.
Dimitrios Tsakonas, Director General - Public Debt Management Agency Ο κ. Nikos Fragos,
Partner -Karatzas & Partners δήλωσε: «Η πρόσφατη αναβάθμιση της επενδυτικής βαθμίδας
της Scope Ratings έδωσε ένα σαφές μήνυμα για την πορεία της ελληνικής οικονομίας προς ένα
πλήρως επενδύσιμο περιβάλλον με δυνατότητες δημιουργίας αξίας σε όλες τις κατηγορίες
περιουσιακών στοιχείων. Αυτό αντικατοπτρίζεται πράγματι στην από το έτος μέχρι σήμερα
δραστηριότητα ρεκόρ των ελληνικών κεφαλαιαγορών χρέους με τις ελληνικές τράπεζες να
αντλούν προνομιούχα κεφάλαια πρώτης προτεραιότητας και κεφάλαια Tier 2 της τάξης των 7
δισ. ευρώ και να ακολουθούν οι Έλληνες εταιρικοί εκδότες που εξασφαλίζουν σημαντική
πρόσβαση στις διεθνείς αγορές χρέους σε όλους τους τύπους μορφών (ευρωομόλογα,
μικροομόλογα κ.λπ.). Στο μέτωπο των κρατικών ομολόγων, τα ΟΕΔ επέδειξαν ανθεκτικότητα
ως σχετικά ασφαλές καταφύγιο εν μέσω των αβεβαιοτήτων στις διεθνείς αγορές, με τις
αποδόσεις αναφοράς να διαπραγματεύονται σε ιστορικά χαμηλά επίπεδα και στο ίδιο επίπεδο
με τις αποδόσεις των κυριότερων ευρωπαϊκών ομολόγων, ενώ η διαφορά μεταξύ των
αποδόσεων των ελληνικών και των γερμανικών ομολόγων έχει μειωθεί σημαντικά, γεγονός
που αποτελεί θετικό σημάδι για την εμπιστοσύνη της αγοράς στο ελληνικό χρέος. Ακόμα
υπάρχουν προκλήσεις και πολλά θα εξαρτηθούν από την ικανότητα της ελληνικής οικονομίας
να διατηρήσει την αναπτυξιακή της δυναμική, να εμβαθύνει τις διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις
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και να βελτιώσει το παραγωγικό της μοντέλο. Η πλειοψηφία συμφωνεί ότι όλα τα παραπάνω
βρίσκονται σε καλό δρόμο και η Ελλάδα θα παραμείνει στην αναπτυξιακή της πορεία και θα
ξεκλειδώσει περαιτέρω αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής της ικανότητας». Ο κ. Riccardo
Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece & Italy - Barclays δήλωσε:
«Το 2024 ήταν μια ακόμη αξέχαστη χρονιά για τις ελληνικές κεφαλαιαγορές και ένα πραγματικό
σημείο καμπής, χάρη σε μία σειρά εξαιρετικά θετικών εξελίξεων: · Το spread των 10ετών
ομολόγων σε σχέση με τα Bund επέστρεψε στα επίπεδα πριν από την χρηματοπιστωτική
κρίση, ξεπερνώντας άλλες χώρες με υψηλότερη πιστοληπτική αξιολόγηση. · Η αναβάθμιση της
κρατικής πιστοληπτικής ικανότητας σε επενδυτική βαθμίδα (IG) και η επιτυχής έκδοση
ομολόγων με διάρκεια έως και 30 έτη. · Οι ελληνικές τράπεζες αναβαθμίστηκαν σε επενδυτική
βαθμίδα από τη Moody’s, γεγονός που προκάλεσε ρεκόρ στον πρωτογενή όγκο εκδόσεων
FIG, με πάνω από €7 δισ. να αντλούνται από τη συνολική κεφαλαιακή δομή. · Η έγκριση από
την ΕΚΤ στο αίτημα των ελληνικών τραπεζών να επαναλάβουν την πληρωμή μερισμάτων μετά
από 16 χρόνια αποτέλεσε το αποκορύφωμα της εντυπωσιακής ανάκαμψης του συστήματος τα
τελευταία χρόνια. Αυτές οι εξελίξεις έφεραν ενδιαφέρουσες τάσεις όσον αφορά τη δέσμευση
των επενδυτών. Ειδικότερα, στην έκδοση FIG, το 2024 σημειώθηκε σημαντικά υψηλότερη
ζήτηση από ξένους επενδυτές, και πιο συγκεκριμένα από αρμόδιους που δεν είχαν αγοράσει
ελληνικά ομόλογα για περισσότερα από 10 χρόνια. Αυτό, φυσικά, είχε ως αποτέλεσμα τελικές
κατανομές που ήταν όλο και περισσότερο στραμμένες προς διεθνείς λογαριασμούς σε σχέση
με τα προηγούμενα τέσσερα έτη. Η μεταβαλλόμενη σύνθεση της επενδυτικής βάσης
επιβεβαιώθηκε και από την προσθήκη 26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών
για ελληνικά ομόλογα του 2024. Συνεπώς, η σχετική αξία των τίτλων των ελληνικών τραπεζών
σε σχέση με τους αντίστοιχους τίτλους ιταλικών και ισπανικών τραπεζών βελτιώθηκε
εντυπωσιακά. Τα μειωμένα spreads των ελληνικών τραπεζών μειώθηκαν έως και 100-150 μ.β.
σε σχέση με Ιταλούς και Ισπανούς εκδότες από τον Δεκέμβριο του 2023 και έως 500-800 μ.β.
από τον Φεβρουάριο του 2020. » Ο κ. Vasilis Tsaitas, Group Chief Financial Officer –
HELLENiQ ENERGY Holdings δήλωσε: “H Ελλάδα έχει σημειώσει μεγάλη πρόοδο από τον
καιρό της κρίσης και την πρώτη φορά που οι ελληνικές επιχειρήσεις είχαν πρόσβαση στις
αγορές. Κατά τη διάρκεια των τελευταίων 10 ετών, είδαμε μια σταδιακή βελτίωση τόσο όσον
αφορά την ποιότητα των επενδυτών, την προέλευση όσο και το κόστος χρηματοδότησης. Η
αναβάθμιση των κρατικών και, στη συνέχεια, των ελληνικών τραπεζών και επιχειρήσεων έχει
δημιουργήσει ισότιμους όρους ανταγωνισμού σε σχέση με την υπόλοιπη Ευρώπη τόσο όσον
αφορά τη διαθεσιμότητα κεφαλαίων όσο και το κόστος, βελτιώνοντας την ανταγωνιστικότητα
και στηρίζοντας την ανάπτυξη. Η HELLENIQ ENERGY έχει μακρά πορεία στις διεθνείς
κεφαλαιαγορές. Είμαστε ο μεγαλύτερος ανεξάρτητος Έλληνας εκδότης με πάνω από 2,6 δισ.
σωρευτικών εκδόσεων από το 2013. Οι διεθνείς κεφαλαιαγορές αποτελούν σημαντική πηγή
χρηματοδότησης για τον Όμιλο HELLENIQ ENERGY, όλα αυτά τα χρόνια. Τα τελευταία δύο
χρόνια, εκμεταλλευτήκαμε την ανάκαμψη της Ελλάδας και την αναβάθμιση της πιστοληπτικής
ικανότητας, καθώς και τις πολύ ισχυρές επιδόσεις των δραστηριοτήτων μας, για να
βελτιώσουμε σημαντικά τον ισολογισμό μας. Η πρόσφατη συναλλαγή μας τον περασμένο
Ιούλιο, με έκδοση 450 εκατ. ευρώ 5ετούς διάρκειας με κουπόνι 4,25%, σηματοδότησε την
επιστροφή μας στις κεφαλαιαγορές, αυξάνοντας το μέγεθός μας σε σχέση με τις αρχικές
προβλέψεις, με σημαντική μείωση της απόδοσης σε σχέση με την IPT, ανταποκρινόμενη στην
ισχυρή ζήτηση τόσο από την εγχώρια όσο και από τη διεθνή επενδυτική βάση. Η έκδοσή μας
συνδυάστηκε με προσφορά για τα ομόλογα που λήγουν, ώστε να διευκολυνθεί η μετακύλιση
των υφιστάμενων κατόχων ομολόγων στη νέα έκδοση. Η συναλλαγή αυτή ολοκλήρωσε έναν
κύκλο που ξεκίνησε το 2ο τρίμηνο του 2024, ο οποίος περιελάμβανε την αναχρηματοδότηση
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σχεδόν του συνόλου των τραπεζικών μας δανείων και του χρέους μας στις κεφαλαιαγορές, η
οποία συνολικά οδήγησε σε σημαντική μείωση των περιθωρίων δανεισμού μας στα
χαμηλότερα επίπεδα της ιστορίας μας, στην επέκταση της μέσης διάρκειας του χαρτοφυλακίου
χρέους μας σε περισσότερα από 5 έτη, στην εξισορρόπηση της έκθεσης σε σταθερό έναντι
κυμαινόμενου επιτοκιακού κινδύνου και σε μια περισσότερο από επαρκή ικανότητα για την
υποστήριξη της αναπτυξιακής μας στρατηγικής σε όλο το επιχειρηματικό μας χαρτοφυλάκιο και
τις περιοχές δραστηριότητάς μας.» Ο κ. Vassilis Kotsiras, Corporate Treasurer – National Bank
of Greece δήλωσε: «Το 2024 ήταν μια χρονιά-ορόσημο για τον ελληνικό τραπεζικό τομέα,
καθώς και οι τέσσερις συστημικές τράπεζες κατάφεραν να επιτύχουν τον τελικό στόχο MREL,
ένα χρόνο νωρίτερα από την τελική προθεσμία. Η ολοκλήρωση της πορείας προς την επίτευξη
του MREL ήταν το τελευταίο βήμα που έπρεπε να επιτύχουν οι ελληνικές τράπεζες για να
συμμορφωθούν με τα ευρωπαϊκά πρότυπα σε ένα ταξίδι που ξεκίνησε το 2015. Οι καταλυτικοί
παράγοντες για την επιτάχυνση των σχεδίων τους ήταν, πρώτον, η αξιοσημείωτη πορεία των
ελληνικών τραπεζών που κατάφεραν να δημιουργήσουν οργανική κερδοφορία, εξυπηρετώντας
παράλληλα και την κάλυψη των στόχων του MREL και δεύτερον, η επίτευξη της επενδυτικής
βαθμίδας που διεύρυνε κατά πολύ τη βάση των επενδυτών. Το 2024 ήταν μια χρονιά ρεκόρ με
περίπου 7,8 δισ. εκδόσεις από τις ελληνικές τράπεζες, ενώ το 2023 και το 2022 εκδόθηκαν
συνολικά 6,4 δισ. Οι αναχρηματοδότησεις των Tier2s και τα τρία Green Senior Preferred
βοήθησαν στο να διαφοροποιηθεί η γκάμα μεταξύ των προσφερόμενων ομολόγων. Ωστόσο,
ήταν μεγάλη πρόκληση το πώς όλοι οι συμμετέχοντες στην αγορά (εκδότες, διεθνείς τράπεζες
και επενδυτές) θα συντονίζονταν σε αυτή τη μετάβαση. Η αρχική μείωση στο spread των
ελληνικών τραπεζικών ομολόγων αντιστράφηκε μετά το καλοκαίρι λόγω της μείωσης των
επιτοκίων και του γεγονότος ότι οι διεθνείς τράπεζες εξακολουθούσαν να τα τιμολογούν βάσει
yield και όχι spread. To πιο πρόσφατο Green Senior της ΕΤΕ (ποσού Eur650εκ) κατάφερε να
επανατιμολογήσει την ελληνική καμπύλη πιο κοντά σε αυτή των ευρωπαίων εταίρων της. Η
επιτυχία του ομολόγου φάνηκε στο πολύ ισχυρό ενδιαφέρον που έλαβε από τους επενδυτές,
με ζήτηση 4 δισ., και τελική τιμολόγηση στις 130 μονάδες βάσης πάνω από τα midswaps, όταν
η ING την ίδια μέρα τιμολογούσε στις 115 μ.β.. Οφείλουμε να παρακολουθούμε στενά την
αγορά, να επικοινωνούμε με νέους επενδυτές, να συνεργαζόμαστε με παραγωγικό τρόπο με
όλους τους αντισυμβαλλομένους και να διασφαλίζουμε την απόδοση της δευτερογενούς
αγοράς με τις αποφάσεις μας στην πρωτογενή. Τέλος, η ΕΤΕ έχει επικεντρωθεί στην
θεμελίωση ενός σταθερού, αξιόπιστου και άμεσου προφίλ εκδότη παράλληλα με το ισχυρό
πιστωτικό της προφίλ. Ο κ. Βασίλης Καβάλος, που υποστήριξε τη στρατηγική από το 2016,
δυστυχώς δεν κατάφερε να δει τον πιο πρόσφατο σταθμό αυτού του ταξιδιού. Πρόσφερε
πολλά στις ελληνικές χρηματοπιστωτικές αγορές και σταθήκαμε εξαιρετικά προνομιούχοι που
τον είχαμε δίπλα μας.» Ο κ. Morven Jones, Managing Director; Head of EMEA Debt Capital
Markets Origination – Nomura, δήλωσε: «Το ενδιαφέρον των επενδυτικού κόσμου για την
Ελλάδα ξεπέρασε κάθε προσδοκία το 2024, με πολλές συναλλαγές να καταγράφουν ρεκόρ
από την εποχή της Παγκόσμιας Οικονομικής Κρίσης. Μετά την αναβάθμισή της σε επενδυτική
βαθμίδα, ο ΟΔΔΗΧ προχώρησε γρήγορα στην αγορά και εξέδωσε μέσω κοινοπρακτικής
διαδικασίας ομόλογο ελληνικού δημοσίου (ΟΕΔ) 10ετούς διάρκειας ύψους €4 δισ.,
καταγράφοντας ρεκόρ στο μέγεθος της έκδοσης, στο spread και στο μέγεθος του orderbooks.
Η αναβάθμιση της πιστοληπτικής ικανότητας και η ένταξη στους δείκτες επενδυτικής βαθμίδας
έδωσαν ισχυρή ώθηση στις ελληνικές τράπεζες, με τις συναλλαγές να παρουσιάζουν
σημαντική αύξηση τόσο στον όγκο της ζήτησης όσο και στο επενδυτικό προφίλ, που
κυριαρχείται από διεθνείς επενδυτές, όπως είναι οι διαχειριστές κεφαλαίων, ασφαλιστικές
εταιρείες και συνταξιοδοτικά ταμεία από την Ευρώπη και το Ηνωμένο Βασίλειο. Τα orderbooks
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υπερδιπλασιάστηκαν για πολλές από τις εκδόσεις χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων (FIG) που
πραγματοποιήθηκαν φέτος. Περαιτέρω διαφοροποίηση των επενδυτών προήλθε από την
έκδοση πράσινων ομολόγων, που ανέδειξαν τις στρατηγικές βιωσιμότητας των εκδοτών. Η
πρόοδος των τραπεζών αποτυπώθηκε και στις αποτιμήσεις, καθώς τα spreads των ελληνικών
τραπεζών μειώθηκαν κατά περίπου 35% μέσα στο έτος. Η επενδυτική βαθμίδα επέτρεψε
στους εκδότες να προωθούν τις συναλλαγές τους σε όρους spread αντί για όρους απόδοσης,
όπως είναι το πρότυπο της αγοράς για πιστώσεις χαμηλότερου κινδύνου (lower beta credits).
Παρατηρήσαμε αρκετούς ελληνικούς εταιρικούς εκδότες να επιστρέφουν με επιτυχία στη διεθνή
αγορά μετά από παύση τριών έως πέντε ετών. Από τις τέσσερις εταιρικές συναλλαγές που
εκδόθηκαν μέχρι στιγμής φέτος, οι τρεις αυξήθηκαν έως και κατά 50% σε σχέση με το αρχικό
μέγεθος έκδοσης λόγω της ισχυρής ζήτησης. Με λίγα λόγια, η Ελλάδα μπορεί να ανατρέξει σε
μια επιτυχημένη χρονιά στις χρηματοπιστωτικές αγορές το 2024, με τα κρατικά της ομόλογα και
τα πιστωτικά της spreads να διαπραγματεύονται ανταγωνιστικά σε σχέση με τους Ευρωπαίους
συνεργάτες της. Το 2025, αναμένουμε χαμηλότερους όγκους εκδόσεων τόσο από το κράτος
όσο και από τις εταιρείες, εκτός αν υπάρξει δραστηριότητα συγχωνεύσεων και εξαγορών
(M&A), λόγω περιορισμένων εξοφλήσεων, καθώς και από τις τράπεζες, οι οποίες αναμένεται
να ικανοποιήσουν την προθεσμία για την Ελάχιστη Απαίτηση Ιδίων Κεφαλαίων και Επιλέξιμων
Υποχρεώσεων  (MREL) που είχε τεθεί για τον Ιανουάριο 2026 μέχρι και το τέλος του 2024. Με
την προσδοκία περαιτέρω αναβαθμίσεων σε επενδυτική βαθμίδα για ορισμένους εκδότες, το
ελληνικό χρέος αναμένεται να συνεχίσει να αποδίδει καλά, δεδομένης της σχετικά χαμηλής
προσφοράς και της περαιτέρω διεύρυνσης της επενδυτικής ζήτησης.» Ο κ. Dimitrios Tsakonas,
Director General - Public Debt Management Agency, δήλωσε: «Το 2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ,
δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του προηγούμενου έτους, προχώρησε σε δύο
πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30 ετών. Μέσω αυτών των
δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και 3 δισ. ευρώ
αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα διεύρυνε τη βάση των
επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα ρεκόρ όσον αφορά το
μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη μείωση των περιθωρίων
δανεισμού. Επιπλέον, το δημοσιονομικό αποτέλεσμα ήταν εντυπωσιακό, καθώς επιτεύχθηκε
όχι μόνο ο αρχικός αλλά και ο αναθεωρημένος προς τα πάνω νέος στόχος για πρωτογενές
πλεόνασμα, τόσο σε δεδουλευμένη βάση όσο και σε ταμειακούς όρους, δίνοντας τη
δυνατότητα περαιτέρω μείωσης του καθαρού δημόσιου χρέους, για δεύτερη συνεχόμενη
χρονιά, αφού το ίδιο συνέβη και το 2023. Στο πλαίσιο αυτό, στις 13 Δεκεμβρίου 2024 θα
πραγματοποιηθεί πρόωρη αποπληρωμή των δανείων GLA ύψους €7,935 δισ. Δεδομένης της
υπεραπόδοσης του ελληνικού κρατικού προϋπολογισμού που έχει ήδη συμβεί, του στόχου
πρωτογενούς πλεονάσματος για το 2025, της ευνοϊκής δομής του χαρτοφυλακίου ελληνικού
δημόσιου χρέους, των πολύ χαμηλών χρεολυσίων και ετήσιων πληρωμών τόκων, της
μηδενικής έκθεσης σε συναλλαγματικό και επιτοκιακό κίνδυνο κ.λπ., το πιο δύσκολο μέρος της
δουλειάς του ΟΔΔΗΧ για το επόμενο έτος, αλλά και για τα επόμενα χρόνια, είναι να βρει χώρο
για εκδοτική δραστηριότητα. Έχοντας ταμειακά αποθέματα κοντά στο 20% του ΑΕΠ της
Ελλάδας, καθιστά δύσκολη την πρόσβαση του ΟΔΔΗΧ στις κεφαλαιαγορές. Ωστόσο, η Ελλάδα
πρέπει να διατηρήσει μια ρευστή καμπύλη αποδόσεων επιτοκίων μηδενικού κινδύνου,
επομένως ο ΟΔΔΗΧ πρέπει να έχει συνεχή πρόσβαση στις κεφαλαιαγορές και διάλογο με τους
επενδυτές. Το επόμενο έτος η στρατηγική χρηματοδότησης θα είναι παρόμοια με ό,τι έγινε
μέχρι στιγμής, πιθανότατα λίγο λιγότερο, διότι οι ακαθάριστες χρηματοδοτικές ανάγκες του
επόμενου έτους είναι πράγματι πολύ περιορισμένες. Στο πλαίσιο αυτό, πρόσφατα, ο Έλληνας
πρωθυπουργός ανακοίνωσε την πρόθεση της Ελλάδας να προχωρήσει σε άλλη μια πρόωρη
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αποπληρωμή του GLF ύψους άνω των 5 δισ. ευρώ, το επόμενο έτος, δηλαδή το αργότερο τον
Δεκέμβριο του 2025. Τώρα η Ελλάδα αποφάσισε να προπληρώσει τις αποσβέσεις GLF, σε
αναλογική βάση, από το 2033 έως το 2042, μεταφέροντας, ταυτόχρονα, ένα ισχυρό μήνυμα
στους θεσμούς, τους οίκους αξιολόγησης και κυρίως στην επενδυτική κοινότητα, παρέχοντάς
τους επιπλέον διαβεβαίωση ότι η Ελλάδα είναι προνοητική και θα εκπληρώσει τις δανειακές
της υποχρεώσεις όχι μόνο βραχυπρόθεσμα και μεσοπρόθεσμα αλλά και μακροπρόθεσμα, υπό
οποιεσδήποτε συνθήκες. Παράλληλα, μια πρόσθετη πρόωρη αποπληρωμή του GLF το 2025,
παρέχει στον ΟΔΔΗΧ χώρο για χρηματοδοτική δραστηριότητα, αντικαθιστώντας το «μη
εμπορεύσιμο χρέος» του Επίσημου Τομέα με νέα ΟΕΔ, είτε με την εισαγωγή νέων εκδόσεων
με νέες διάρκειες, είτε με την αύξηση της ρευστότητας σε προηγούμενες εκδόσεις σε όλο το
φάσμα ληκτότητας της ελληνικής καμπύλης αποδόσεων, μέσω Κοινοπρακτικών Εκδόσεων
Ομολόγων ή μέσω δημοπρασιών, μετά από επικείμενο προαναγγελθέν τακτικό πρόγραμμα
δημοπρασιών. Η Ελλάδα θα συνεχίσει να επικεντρώνεται στην εφαρμογή διαρθρωτικών
μεταρρυθμίσεων, στην επίτευξη των δημοσιονομικών στόχων, στην ολοκληρωμένη και
προορατική διαχείριση ταμειακών διαθεσίμων και χαρτοφυλακίου, στη συνέπεια της
στρατηγικής χρηματοδότησης. Όλα τα προαναφερθέντα παρέχουν εμπιστοσύνη στην
επενδυτική κοινότητα, η οποία έχει απεικονιστεί σαφώς καθώς τα spreads των ελληνικών
ομολόγων βαίνουν μειούμενα έναντι των ομολόγων άλλων χωρών της Ευρωζώνης.»
Ακολούθησε το ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ με θέμα: “WHY GREECE – THE DOMESTIC
INSTITUTIONAL INVESTOR VIEWPOINT” Συντονιστής: κα. Thenia T. Panagopoulou, Partner
- Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Ομιλητές: · κ. Nicos John Koulis,
Chairman & CEO - DECA Investments AIFM Investment Manager Diorama Investments Sicar;
Diorama Investments II, RAIF · κ. Takis Solomos, Co-founder & Partner -Elikonos Capital AIFM
· κα. Eleni Bathianaki, Managing Partner – Halcyon Equity Partners · κ. Lampros
Papakonstantinou, Chairman of the BoD (Executive member) – IDEAL Holdings · κ. Nicholas
Chryssanthopoulos, Senior Partner - EOS Capital Partners · κ. Nikolaos Karamouzis,
Executive Chairman – SMERemediumCap; BoD Member- Onassis Foundation Η κα. Thenia T.
Panagopoulou, Partner - Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm δήλωσε: «Οι
θεσμικές επενδύσεις στην Ελλάδα παρέμειναν για πολλά χρόνια ανεπαρκείς. Ωστόσο, τα
τελευταία χρόνια, υπάρχει μια αξιοσημείωτη αλλαγή, οφειλόμενη στην αυξημένη δραστηριότητα
επιχειρηματικών κεφαλαίων που υποστηρίζονται από εθνικούς και Ευρωπαϊκούς πόρους και
ιδιώτες επενδυτές, τα οποία αναζητούν ευκαιρίες επένδυσης. Τα Κεφάλαια Επιχειρηματικών
Συμμετοχών (PE) και Επιχειρηματικών Κεφαλαίων (VC) διαδραματίζουν πλέον καθοριστικό
ρόλο στο επιχειρηματικό οικοσύστημα της Ελλάδας, παρέχοντας απαραίτητη υποστήριξη τόσο
σε νεοφυείς όσο και σε ώριμες επιχειρήσεις. Είναι αξιοσημείωτο ότι, τα private equity funds,
πραγματοποίησαν το 25% των συναλλαγών στην ελληνική αγορά την περασμένη χρονιά, και η
δυναμική τους συνεχίζει να αυξάνεται. Η Ελλάδα έχει επίσης προσελκύσει μεγαλύτερο αριθμό
διεθνών επενδυτών, οι οποίοι έχουν στοχεύσει στρατηγικά βασικούς τομείς όπως η
υγειονομική περίθαλψη, ο ξενοδοχειακός κλάδος, η ενέργεια, οι τηλεπικοινωνίες και τα
τρόφιμα. Παράλληλα, οι μικρομεσαίες επιχειρήσεις, που αποτελούν αναπόσπαστο συστατικό
του ελληνικού παραγωγικού συστήματος, μπορεί να μην προσελκύουν ακόμη μεγάλους
διεθνείς επενδυτές, ωστόσο, ταιριάζουν ιδανικά ως στόχοι των ελληνικών κεφαλαίων
επιχειρηματιών συμμετοχών, οι οποίες έχουν προχωρήσει σε σημαντικές επενδύσεις σε αυτές
μέσω εξειδικευμένων κλαδικών στρατηγικών. Αυτή η βελτιωμένη πρόσβαση στη
χρηματοδότηση είναι κρίσιμη για την κάλυψη του επενδυτικού κενού της χώρας. Κοιτώντας το
μέλλον, η έγκαιρη και σταθερή εφαρμογή μεταρρυθμίσεων παραμένει ζωτικής σημασίας για τη
δημιουργία ενός πιο ευνοϊκού επιχειρηματικού περιβάλλοντος. Το Φόρουμ υπογράμμισε την
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ανθεκτικότητα της Ελλάδας και το φιλόδοξο μεταρρυθμιστικό της πρόγραμμα. Το πνεύμα
συνεργασίας και οι πολύτιμες ιδέες που ανταλλάχθηκαν κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης
ενίσχυσαν τη εμπιστοσύνη όλων μας στη δυνατότητα της Ελλάδας να αποτελέσει επενδυτικό
προορισμό. Ευχαριστώ πολύ όλους τους συμμετέχοντες για τη συμβολή τους σε αυτόν τον
σημαντικό διάλογο.». Ο κ. Nicos John Koulis, Chairman & CEO - DECA Investments AIFM
Investment Manager Diorama Investments Sicar; Diorama Investments II, RAIF δήλωσε: « Η
έξυπνη και φιλική προς την αγορά διαχείριση της χώρας μετα την κρίση, βοηθούμενη και από
ένα μορφωμένο και παραγωγικό εργατικό δυναμικό έχει δημιουργήσει σημαντικές επενδυτικές
ευκαιρίες σε αρκετούς κλάδους. Σε αυτό το περιβάλλον το private equity παίζει ένα σημαντικό
ρόλο με το να επιλέγει εταιρείες που έχουν την δυνατότητα να δημιουργήσουν σημαντική
οικονομική αξία και, αφού επενδύσουν , να τις βοηθήσει να το επιτύχουν. Πιστεύω οτι η
επιτυχία του πρώτου μας fund, του Diorama Investments Sicar, που επέτυχε αποδόσεις 2.5Χ
των χρημάτων των επενδυτών στα πολύ δύσκολα χρόνια της κρίσης, μπορεί να επαναληφθεί.
Αυτό βασίζεται στην υψηλότερη από το μέσο όρο ανάπτυξη του Ελληνικού ΑΕΠ, την
διαθεσιμότητα τραπεζικής πίστης η οποία δεν ήταν διαθέσιμη την περίοδο της κρίσης, αλλά
κυρίως από τη συνειδητοποίηση όλο κι περισσοτέρων επιχειρηματιών οτι για να επιβιώσει και
ευημερήσει η εταιρεία τους θα πρέπει να είναι ανταγωνιστικοί διεθνώς. Αυτό, βέβαια, χρειάζεται
μέγεθος, στελέχη και κεφάλαια. Είμαστε ευτυχείς που συμμετέχουμε σε αυτό το ελκυστικό
περιβάλλον δημιουργώντας αποδόσεις για τους μετόχους μας και βοηθώντας την Ελληνική
οικονομία.” Ο κ. Takis Solomos, Co-founder & Partner -Elikonos Capital AIFM, εξέφρασε
αισιοδοξία για τις ευκαιρίες που αναδύονται από την ελληνική οικονομία, υπογραμμίζοντας την
ελπιδοφόρο πορεία της και τη δέσμευση της Elikonos Capital να προωθήσει σημαντική
ανάπτυξη στις εταιρείες του χαρτοφυλακίου της. «Είμαστε πολύ ενθουσιασμένοι για τις
προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, η οποία δείχνει ισχυρές δυνατότητες για βιώσιμη
ανάπτυξη», δήλωσε ο κ. Σολωμός. Τόνισε το ισχυρό ιστορικό της Elikonos Capital με το
δεύτερό της fund, Elikonos 2, το οποίο ολοκλήρωσε επιτυχώς δύο exit υψηλής αξίας
(Eurocatering ΑΕ – αγοραστής family office οικογένειας Λάτση και ETPA ΑΕ – αγοραστής
γαλλική πολυεθνική εταιρεία), αποδεικνύοντας την ικανότητα της ομάδας να εντοπίζει και να
ενισχύει ενεργά την αξία επενδυτικών ευκαιριών, εδραιώνοντας τη φήμη της ως αξιόπιστου
εταίρου στις επενδύσεις ιδιωτικών κεφαλαίων. Βασιζόμενη σε αυτή τη δυναμική, η Elikonos
Capital ετοιμάζει το τρίτο της fund μέσα στο πρώτο τρίμηνο του 2025. «Έχουμε ήδη
δημιουργήσει ένα ισχυρό dealflow για το Elikonos 3, το οποίο περιλαμβάνει εξαιρετικές
εταιρείες με έντονη αναπτυξιακή δυναμική», σημείωσε ο κ. Σολωμός. «Η εστίασή μας θα είναι
στον εντοπισμό και την ανάπτυξη αυτών των επιχειρήσεων, ώστε να ξεκλειδώσουμε το πλήρες
δυναμικό τους, προωθώντας όχι μόνο χρηματοοικονομικές αποδόσεις, αλλά και την καινοτομία
και την οικονομική πρόοδο στη χώρα, ενσωματώνοντας παράλληλα τις αρχές της
βιωσιμότητας στη στρατηγική μας». Το Elikonos 3 θα βασιστεί στη δοκιμασμένη στρατηγική της
εταιρείας να υποστηρίζει ενεργά τις εταιρείες του χαρτοφυλακίου μέσω στρατηγικής
καθοδήγησης, λειτουργικών βελτιώσεων και πρόσβασης σε παγκόσμια δίκτυα, με απώτερο
στόχο την επίτευξη υψηλών αποδόσεων για τους επενδυτές. «Η Elikonos Capital πάντα
πίστευε στη δύναμη της δημιουργίας αξίας, και είμαστε σίγουροι ότι αυτό το ταμείο θα επιτύχει
εξαιρετικά αποτελέσματα, αναπτύσσοντας σημαντικά τις επιχειρήσεις στις οποίες
επενδύουμε». Καθώς η ελληνική οικονομία συνεχίζει να εξελίσσεται, η Elikonos Capital
παραμένει δεσμευμένη να διαδραματίσει κεντρικό ρόλο στην αναπτυξιακή πορεία της χώρας,
συνεργαζόμενη με επιχειρήσεις υψηλού δυναμικού και δίνοντάς τους τη δυνατότητα να
επιτύχουν ουσιαστικές αλλαγές και μακροπρόθεσμη ανάπτυξη. Η κα. Eleni Bathianaki,
Managing Partner – Halcyon Equity Partners δήλωσε: «Η έντονη επενδυτική δραστηριότητα σε
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συνάρτηση με την πορεία των κύριων μακροοικονομικών στοιχείων, φαίνεται να οδηγεί τη
χώρα σε τροχιά ανάπτυξης και μετασχηματισμού. Ισχυρή απόδειξη του βαθμού ωρίμανσης του
επιχειρηματικού τοπίου στην Ελλάδα σήμερα, αποτελεί άλλωστε η δραστηριοποίηση όχι μόνο
Ελλήνων αλλά και διεθνών θεσμικών επενδυτών. Η αυξανόμενη αυτή θεσμική επενδυτική
δράση παίζει καθοριστικό ρόλο για τη διατήρηση της ελληνικής δυναμικής. Το Halcyon Equity
Partners, ως μια θεσμική πλατφόρμα επενδύσεων που απαρτίζεται από διακεκριμένα στελέχη
της ελληνικής και διεθνούς αγοράς, εξετάζει επενδυτικές προοπτικές με οδηγό την καινοτομία
και τη βιώσιμη επιχειρηματικότητα. Η στρατηγική μας επικεντρώνεται στον εντοπισμό και την
επένδυση στις “Best of Greece” – στις εταιρίες αυτές δηλαδή που διαθέτουν υψηλή
προστιθέμενη αξία, ανταγωνιστικό επιχειρηματικό μοντέλο, ισχυρή διοικητική ομάδα και
σημαντική αναπτυξιακή προοπτική. Στόχος μας είναι να διευκολύνουμε τον μετασχηματισμό
και την ανάπτυξή τους, τοποθετώντας τις στον χάρτη του παγκόσμιου επιχειρείν. Πόσο εφικτό
είναι κάτι τέτοιο; Η απάντηση στο ερώτημα αυτό βρίσκεται στο πλούσιο και αναξιοποίητο
ταλέντο της Ελλάδας, που μπορεί να αποτελέσει τη ραχοκοκαλιά για τη δημιουργία της
επόμενης γενιάς των success stories διεθνώς. Πιστεύουμε ότι η Ελλάδα έχει τη δυνατότητα να
πραγματοποιήσει ένα πραγματικό άλμα μετασχηματισμού. Αυτή η προοπτική μπορεί να γίνει
πραγματικότητα μέσω επενδύσεων και υποστήριξης από θεσμικούς επενδυτές, που
προσφέρουν όχι μόνο χρηματοδοτικούς πόρους και κεφάλαια, αλλά και στρατηγική
καθοδήγηση και πρόσβαση σε παγκόσμιες αγορές, εξασφαλίζοντας στις επιχειρήσεις
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη. Με τη σωστή καθοδήγηση και τους κατάλληλους πόρους, οι
ελληνικές εταιρείες έχουν την ικανότητα να επεκταθούν πέρα από τα τοπικά σύνορα,
εδραιώνοντας τη θέση τους ανάμεσα στις πιο δυναμικές επιχειρήσεις διεθνώς. Το Halcyon
Equity Partners δεσμεύεται να δημιουργήσει προοπτικές και αξία για όλα τα ενδιαφερόμενα
μέρη, αξιοποιώντας την ευνοϊκή οικονομική συγκυρία στην Ελλάδα αλλά και την ελκυστικότητα
της εγχώριας αγοράς ως ένα επενδυτικό προορισμό.» Ο κ. Lampros Papakonstantinou,
Chairman of the BoD (Executive member) – IDEAL Holdings δήλωσε: «Η ελληνική οικονομία
παρουσιάζει καλύτερες επιδόσεις σε σύγκριση με τις περισσότερες χώρες της Ευρωζώνης. Τα
τελευταία πέντε χρόνια, η Ελλάδα έχει εξελιχθεί από «ασχημόπαπο» σε «όμορφο κύκνο»,
κερδίζοντας το ενδιαφέρον της διεθνούς κοινότητας. Καθώς η χώρα σημειώνει πρόοδο, οι
ελληνικές επιχειρήσεις ακολουθούν αντίστοιχη πορεία, βελτιώνοντας τις οικονομικές τους
επιδόσεις και επεκτείνοντας τη δραστηριότητά τους. Οι υγιείς ελληνικές εταιρείες έχουν
καταφέρει να επιβιώσουν από περίπου δέκα χρόνια κρίσης, αντιμετωπίζοντας προκλήσεις
όπως τα capital controls, τις συνέπειες της πανδημίας του Covid-19 και τον πόλεμο
Ρωσίας-Ουκρανίας. Ο πιο δυναμικός τομέας μεταξύ των ελληνικών επιχειρήσεων είναι οι
μεσαίου προς μεγάλο μέγεθος εταιρειών που πληρούν συγκεκριμένα κριτήρια. Αυτές οι
εταιρείες, που έχουν καταφέρει να αναπτυχθούν, αποτελούν ελκυστικές επενδυτικές επιλογές
τόσο για εγχώριους όσο και για διεθνείς χρηματοοικονομικούς επενδυτές. Οι εγχώριοι
χρηματοοικονομικοί επενδυτές και οι εταιρείες ιδιωτικών συμμετοχών διαδραματίζουν ολοένα
και πιο σημαντικό ρόλο στην υποστήριξη αυτών των επιχειρήσεων, παρέχοντάς τους τα
απαραίτητα εργαλεία. Η τοπική αγορά στον συγκεκριμένο τομέα έχει σημειώσει σημαντική
ανάπτυξη και συνεχίζει να επεκτείνεται, αποκτώντας ολοένα μεγαλύτερη πολυπλοκότητα και
ωριμότητα. Η IDEAL Holdings είναι η μοναδική εταιρεία εισηγμένη στο Χρηματιστήριο Αθηνών
που εστιάζει σε αυτόν τον υποτομέα. Χάρη στην ικανότητά της να διατηρεί μόνιμα κεφάλαια,
έχει επιτύχει ένα εντυπωσιακό ιστορικό στη δημιουργία αξίας. Τα τελευταία τρία χρόνια, έχουμε
επενδύσει και αποεπενδύσει με επιτυχία, όχι μόνο αυξάνοντας την αξία για τους μετόχους μας,
αλλά και διασφαλίζοντας τη συνέχιση των διοικήσεων υπό τη νέα ιδιοκτησία. Είμαστε
αποφασισμένοι να συνεχίσουμε αυτό το συναρπαστικό ταξίδι». Ο κ. Nicholas
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Chryssanthopoulos, Senior Partner - EOS Capital Partners, τόνισε ότι η ελληνική αγορά private
equity έχει σημειώσει σημαντική ανάπτυξη από το 2017, με πολλές νέες ομάδες να
εμφανίζονται στο προσκήνιο και τα κεφάλαια υπό διαχείριση να τετραπλασιάζονται,
ξεπερνώντας τα €2,3 δισ. Αυτή η ανάπτυξη είναι ιδιαίτερα ενθαρρυντική καθώς αντικατοπτρίζει
τη θετική επίδραση του private equity στην Ελληνική οικονομία. Ως παράδειγμα, ανέφερε ότι το
πρώτο fund της EOS Capital Partners (EHRF) με €150 εκατ. κεφάλαια υπό διαχείριση,
βοήθησε τις εταιρείες χαρτοφυλακίου να διπλασιάσουν τον κύκλο εργασιών τους, να αυξήσουν
το EBITDA κατά 70% και να δημιουργήσουν πάνω από 2.200 θέσεις εργασίας. Είναι επίσης
αξιοσημείωτο, συνέχισε ο κ. Χρυσανθόπουλος, ότι οι θεσμικοί επενδυτές και τα εξειδικευμένα
family offices στην Ελλάδα, είναι πλέον εξοικειωμένοι με τις αποδόσεις των εναλλακτικών
επενδύσεων και έχουν αναπτύξει έντονο ενδιαφέρον και μεθοδολογίες για να κατανέμουν όλο
και αυξανόμενα ποσά κεφαλαίων προς αυτήν την κατεύθυνση. Επίσης, εστίασε στο πώς θα
συνεχίσει να εξελίσσεται ο τομέας και να υποστηρίζεται η ελληνική επιχειρηματικότητα, μέσα
από στοχευμένη στρατηγική για την ανάπτυξη μεγαλύτερων και πιο ευέλικτων διαχειριστών
κεφαλαίων, ικανών να επεκταθούν πέρα από τα εθνικά σύνορα. Για να επιτευχθεί αυτό, είναι
κρίσιμες οι στρατηγικές επενδύσεις σε υποδομές, ταλέντο και κλίμακα. Ο κ. Χρυσανθόπουλος
κατέληξε ότι η παροχή ενός ευρύτερου φάσματος επιλογών και η πρόσβαση σε μια
διαφοροποιησμένη δεξαμενή ταλέντου θα ενισχύσουν σημαντικά την ανταγωνιστικότητα του
private equity στην Ελλάδα, επιτρέποντάς να προσελκυθεί και διεθνές κεφάλαιο και να
αναπτυχθούν οι σωστές συνεργασίες. Δημιουργώντας μέγεθος και διαφοροποίηση και
καλλιεργώντας στρατηγικές συνεργασίες με ευρωπαίους διαχειριστές θα επιτρέψει στην
Ελλάδα να καταστεί σταδιακά σημαντικός παίκτης στον ευρωπαϊκό επενδυτικό χάρτη. Ο κ.
Nikolaos Karamouzis, Executive Chairman – SMERemediumCap; BoD Member- Onassis
Foundation δήλωσε: Η Ελλάδα βγαίνει από μια βαθιά και δαπανηρή δημοσιονομική και
χρηματοπιστωτική κρίση που έπληξε τη χώρα την προηγούμενη δεκαετία. Η αξιοπιστία της
πολιτικής, της αγοράς και της δημοσιονομικής πολιτικής έχει αποκατασταθεί και οι οικονομικές
επιδόσεις βελτιώνονται σταθερά. Ωστόσο, η κορυφαία πρόκληση που αντιμετωπίζει σήμερα η
Ελλάδα, προϋπόθεση για την επιστροφή σε βιώσιμους υψηλούς ρυθμούς ανάπτυξης,
παραμένει η ταχεία κάλυψη του συσσωρευμένου με τα χρόνια τεράστιου επενδυτικού κενού
που υπονομεύει την παραγωγικότητα και το αναπτυξιακό δυναμικό. Η Ελλάδα χρειάζεται πάρα
πολλές επενδύσεις, που να ξεπερνούν τα 100 δισ. ευρώ. για να ανταποκριθεί στην πρόκληση
αυτή, πρέπει να κινητοποιήσει μέσω μεταρρυθμίσεων και τολμηρών πολιτικών πρωτοβουλιών
σημαντικά ποσά ΑΞΕ, ιδιωτικά επενδυτικά κεφάλαια, να επιταχύνει την εσωτερική δημιουργία
κεφαλαίων, να διευρύνει τις δημόσιες και ενωσιακές διευκολύνσεις χρηματοδότησης
επενδύσεων και να βελτιώσει την πρόσβαση των επιχειρήσεων στις κεφαλαιαγορές. Εξίσου
μεγάλου ενδιαφέροντος ήταν το ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ με θέμα: INVESTING IN GREECE- TAX
REFORMS & INCENTIVES Συντονιστής: κα. Christina Papanikolopoulou, Managing Partner –
Papanikolopoulou and Partners Law Ομιλητές: · κα. Mary Psylla, General Secretary of Tax
Policy -Ministry of Economy & Finance-Hellenic Republic · κ. George Pitsilis, Governor –
Independent Authority for Public Revenue – Hellenic Republic · κ. Spyros Kaminaris, Partner,
Head of Tax - EY Greece · κ. Costas Vamvakas, Founder & CEO - VK PREMIUM Business
Growth Consultants Η κα. Christina Papanikolopoulou, Managing Partner – Papanikolopoulou
and Partners Law δήλωσε: «Τα τελευταία πέντε χρόνια, η Ελλάδα έχει υιοθετήσει πλειάδα
φορολογικών κινήτρων και μεταρρυθμίσεις για την ενίσχυση της καινοτομίας, της
επιχειρηματικότητας και των επενδύσεων. Τα κύρια σημεία από τη συζήτηση του πάνελ μας
ήταν η υιοθέτηση περαιτέρω νέων μέτρων από την ελληνική κυβέρνηση για την διευκόλυνση
των εταιρικών αναδιαρθρώσεων, φορολογικά κίνητρα για νεοφυείς επιχειρήσεις, επενδυτικά
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κεφάλαια, επιχειρηματικά κεφάλαια (venture capital) και angel investors, την ψηφιοποίηση του
φορολογικού συστήματος, μέτρα για την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής και τη σταθερότητα
του φορολογικού καθεστώτος. Το πάνελ μας επίσης εξέτασε τον θετικό αντίκτυπο αυτών των
μεταρρυθμίσεων στις επίτευξη νέων επενδύτικών συναλλαγών και την αντίληψη των διεθνών
επενδυτών για την ελκυστικότητα της Ελλάδας ως προορισμού φιλικού προς τις επενδύσεις. Η
μεταρρύθμιση του φορολογικού συστήματος της Ελλάδας αναμένεται να έχει θετική επίδραση
στη σταθερότητα της οικονομίας, καθώς και να ενισχύσει την αίσθηση της δικαιοσύνης και
ισότητας στους πολίτες της. Τέλος, συζητήσαμε τα επόμενα βήματα και τη συνολική στρατηγική
της Ελλάδας για τη δημιουργία ενός οικοσυστήματος νεοφυών επιχειρήσεων και την
προσέλκυση διεθνών επενδύσεων σε όλους τους τομείς της οικονομίας. Έχοντας συνδράμει
διεθνείς επενδυτές για σχεδόν τρεις δεκαετίες, υπό την ιδιότητα του νομικού συμβούλου,
διαπιστώνω ότι ποτέ μέχρι τώρα η Ελλάδα δεν είχε υλοποιήσει μια τόσο φιλόδοξη και
συντονισμένη προσπάθεια για την αναδιοργάνωση των κεντρικών και περιφερειακών
λειτουργιών του κράτους, καθώς και για μεταρρυθμίσεις σε καίριους τομείς της οικονομικής και
κοινωνικής ζωής - από τον τραπεζικό τομέα μέχρι το σύστημα δικαιοσύνης. Το σαφές και
αδιαμφισβήτητο αποτέλεσμα είναι η καθιέρωση της Ελλάδας ως προορισμού φιλικού προς τις
επενδύσεις για ένα μεγάλο εύρος επιχειρηματικών ευκαιριών, κάτι που αποτελεί τα θεμέλια για
μακροπρόθεσμη ευημερία και χρηματοοικονομική και κοινωνική σταθερότητα της χώρας μέσα
σε ένα όλο και πιο ασταθές διεθνές γεωπολιτικό περιβάλλον.» Η κα. Mary Psylla, General
Secretary of Tax Policy -Ministry of Economy & Finance-Hellenic Republic δήλωσε: «Στην
Ελλάδα οι επιχειρήσεις είναι κατά κύριο λόγο πολύ μικρές∙ η στήριξη και η ανάπτυξη της
επιχειρηματικότητας προκειμένου να μεταβληθεί το επιχειρηματικό μοντέλο είναι εξαιρετικά
κρίσιμη. Η μεγέθυνση της ελληνικής οικονομίας τελεί σε συνάρτηση με τη μεγέθυνση των
επιχειρήσεων και τη δυνατότητά τους να ανταγωνιστούν και να επιβιώσουν στο εθνικό και στο
διεθνές περιβάλλον. Σε αυτή την κατεύθυνση έχουν εισαχθεί διατάξεις που παρέχουν
φορολογικά κίνητρα και απαλλαγές τόσο σε φυσικά πρόσωπα όσο και σε νομικές οντότητες,
ώστε να ενισχυθεί η θέση των επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα και να
διευκολυνθεί η πρόσβασή τους σε κεφάλαια, να αυξηθεί η ανταγωνιστικότητα και να
δημιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας. Συναφώς, στο επίκεντρο βρίσκονται κίνητρα αφενός για
τον μετασχηματισμό και τις συγχωνεύσεις των επιχειρήσεων, και αφετέρου για την ανάπτυξη
καινοτόμων ιδεών, οι οποίες θα μπορούν να υλοποιηθούν μέσα από πιο σύγχρονες
επιχειρηματικές μορφές. Σημαντικό στοιχείο της πολιτικής μας είναι η μέριμνα για την ανάπτυξη
και ενίσχυση των εναλλακτικών μορφών χρηματοδότησης, όπως τα Κεφάλαια Επιχειρηματικού
Κεφαλαίου (Venture Capital), οι Επιχειρηματικοί Άγγελοι (Angel Investors), τα Επενδυτικά
Κεφάλαια (Investment Funds). Σε αυτή την κατεύθυνση παρέχονται φορολογικά κίνητρα σε
εταιρείες που επενδύουν σε έρευνα και ανάπτυξη, καθώς και σε ευρεσιτεχνίες. Δίνονται,
επίσης, σοβαρές φορολογικές απαλλαγές για δαπάνες επιστημονικής και τεχνολογικής
έρευνας, για έργα συνεργασίας είτε με startups είτε με ερευνητικά κέντρα. Η ανάγκη
δημιουργίας μεγαλύτερων επιχειρήσεων στην Ελλάδα, σε συνδυασμό με την ενίσχυση της
καινοτομίας και την παροχή κινήτρων, αποτελεί έναν κεντρικό άξονα για την ανάπτυξη και τον
εκσυγχρονισμό της ελληνικής οικονομίας. Ταυτόχρονα, η ικανότητα ανάπτυξης και αξιοποίησης
της καινοτομίας αποτελεί κρίσιμο παράγοντα για τη βελτίωση της ανταγωνιστικότητας και την
ενίσχυση της οικονομικής θέσης των επιχειρήσεων, αλλά και της χώρας. Σε αυτό το πλαίσιο
δέσμευσή μας αποτελεί η δημιουργία ενός υποστηρικτικού, σταθερού και δίκαιου φορολογικού-
οικονομικού οικοσυστήματος.» Ο κ. George Pitsilis, Governor – Independent Authority for
Public Revenue – Hellenic Republic δήλωσε: «Η επόμενη γενιά της Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ) είναι μια σύγχρονη, ευέλικτη φορολογική διοίκηση, σχεδιασμένη να
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προσαρμόζεται γρήγορα στο ταχέως εξελισσόμενο παγκόσμιο περιβάλλον. Η φιλοσοφία μας
εστιάζει στον συνεχή μετασχηματισμό και τη διαρκή εξέλιξη, με αξιοποίηση όλων των
δυνάμεών μας για την εκπλήρωση του οράματός μας. Δημιουργούμε ένα ολοκληρωμένο,
διασυνδεδεμένο ψηφιακό περιβάλλον που απλοποιεί και αυτοματοποιεί διαδικασίες,
διευκολύνει τις συναλλαγές με τη δημόσια διοίκηση και στηρίζει την επιχειρηματικότητα, ενώ
ταυτόχρονα βελτιώνει συνεχώς τις υπηρεσίες προς τους φορολογούμενους. Ενισχύοντας την
αποδοτικότητα και τελειοποιώντας τα εργαλεία συμμόρφωσης, ενδυναμώνουμε την
εμπιστοσύνη και τη συνεργασία που έχουμε ήδη καλλιεργήσει με τους φορολογούμενους. Με
αυτόν τον τρόπο, θέτουμε τα θεμέλια για ένα πιο διαφανές και δίκαιο φορολογικό σύστημα,
υπηρετώντας πιστά το δημόσιο συμφέρον και το κοινωνικό σύνολο.» Ο κ. Spyros Kaminaris,
Partner, Head of Tax - EY Greece αναφέρθηκε στα κίνητρα για επενδύσεις σε startups στην
Ελλάδα, όπως εισήχθησαν με το πρόσφατο φορολογικό νομοσχέδιο. Επισήμανε ότι πρόκειται
για ένα βήμα προς τη σωστή κατεύθυνση, καθώς η υποστήριξη κλάδων υψηλής τεχνολογίας
και καινοτομίας, αποτελεί σταθερά κορυφαία προτεραιότητα για τους συμμετέχοντες στη σειρά
ερευνών, «EY Attractiveness Survey Ελλάδα». Αυτή η εξέλιξη, εξήγησε, θα ενισχύσει
περαιτέρω τις επενδύσεις σε τομείς προστιθέμενης αξίας, όπως η έρευνα και ανάπτυξη, η
καινοτομία και η ψηφιακή τεχνολογία. Ο κ. Καμινάρης σημείωσε, επίσης, ότι η εντυπωσιακή
πρόοδος στην ψηφιοποίηση του φορολογικού συστήματος πρέπει να συνεχιστεί, καθώς έχει
ήδη αρχίσει να αποφέρει καρπούς στην καταπολέμηση της φοροδιαφυγής. Αυτό, όπως
υποστήριξε, θα μπορούσε να αυξήσει περαιτέρω την ελκυστικότητα της Ελλάδας ως
επενδυτικού προορισμού, ανοίγοντας τον δρόμο για οικονομική ανθεκτικότητα και βιώσιμη
ανάπτυξη. Ο κ. Costas Vamvakas, Founder & CEO - VK PREMIUM Business Growth
Consultants δήλωσε: «Το 26ο Capital Link Invest in Greece Forum πραγματοποιείται σε μια
στρατηγικά ευνοϊκή στιγμή για την ελληνική οικονομία, προσφέροντας μια μοναδική πλατφόρμα
για την ανάδειξη των διαθέσιμων επενδυτικών κινήτρων για έργα υψηλής προστ
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments INFRASTRUCTURE:
INVESTING IN THE FUTURE ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΕΩΝ & ONE-ON-ONE DISCUSSIONS
GREECE’S ECONOMIC GROWTH: WHAT’S NEXT?” “ELLINIKON: REALIZING THE
LARGEST URBAN REGENERATION PROJECT” Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade"  Δευτέρα,  9
Δεκεμβρίου, 2024 – Νέα Υόρκη 24 Ενότητες – 97 Κορυφαίοι Ομιλητές – 19 Εισηγμένες
Εταιρείες Διεθνής Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και τις Επενδύσεις στην
ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ Συμμετείχαν Κορυφαίοι Αμερικανοί και Διεθνείς Επενδυτές, Διεθνείς & Ελληνικές
Επιχειρήσεις, Διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμοί, Ανώτερα Κυβερνητικά Στελέχη από Ελλάδα &
Αμερική PHOTO GALLERY 1 | PHOTO GALLERY 2 Digital Journal
https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/   Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html 10 Δεκεμβρίου 2024 Τα ακόλουθη
εξαιρετικά ενδιαφέροντα ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ και ONE -ON-ONE DISCUSSIONS με τίτλο
«REAL ESTATE: Prospects for Growth & Investments» INFRASTRUCTURE: INVESTING IN
THE FUTURE GREECE’S ECONOMIC GROWTH: WHAT’S NEXT? και ELLINIKON:
REALIZING THE LARGEST URBAN REGENERATION PROJECT περιλαμβάνονταν στην
ατζέντα του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο "Greece -
Speeding Ahead Post Investment Upgrade", που πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία και
εξαιρετική συμμετοχή, την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το
«New York Stock Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες
διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς. Η «Goldman Sachs», η «Morgan Stanley» και η «TEN Ltd
(Tsakos Energy Navigation)» ήταν οι Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο πραγματοποιήθηκε Υπό την
Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη. Tα θέματα του REAL ESTATE και
των ΥΠΟΔΟΜΩΝ κάλυψαν με ομιλίες τους: Στο θέμα του REAL ESTATE: Prospects for
Growth & Investments: Συντονιστής: κ. Alexandros Kosmopoulos, Managing Partner - AKL
Law Firm Ομιλητές: · κ. Yannis Paraskevopoulos, General Manager – Danos, an alliance
member of BNP PARIBAS Real Estate · κ. Dimitris Andriopoulos, CEO – Dimand S.A. · κ.
Dimitris Manoussakis, Managing Partner & Founder – Savills Hellas · κ. Tassos Kazinos, Chief
Executive Officer – Trastor REIC Ο κ. Alexandros Kosmopoulos, Managing Partner - AKL Law
Firm δήλωσε: «Η ελληνική αγορά ακινήτων σταδιακά ωριμάζει. Την αλλαγή αυτή τη
διαπιστώνουμε με τρεις, κυρίως, τρόπους. Ο πρώτος είναι ότι διευρύνεται ο κύκλος των
δυνητικών επενδυτών που εξετάζουν επενδύσεις στην Ελλάδα. Αυτό οφείλεται στην επιτυχή
οικονομική ανάκαμψη της χώρας και στην επίτευξη πιστοληπτικής αξιολόγησης επενδυτικής
βαθμίδας, γεγονότα που επιτρέπουν πλέον την πρόσβαση θεσμικών επενδυτών στην αγορά.
Ο δεύτερος είναι ότι παρατηρείται αξιόλογη δραστηριότητα σε όλο το φάσμα της κτηματαγοράς,
από την αγορά κατοικίας και τα γραφεία ως τα ξενοδοχεία και παραθεριστικά συγκροτήματα,
τις εγκαταστάσεις logistics, τα χαρτοφυλάκια ακινήτων και ειδικά περιουσιακά στοιχεία (όπως
τα εμπορικά κέντρα, τα data centers και τα κέντρα αθλητισμού και ψυχαγωγίας). Τέλος,
σημαντικές είναι και οι νομοθετικές και κανονιστικές μεταρρυθμίσεις, οι οποίες αρχίζουν να
έχουν θετικό αντίκτυπο στην αποτελεσματικότητα της σύναψης συναλλαγών σε ακίνητη
περιουσία, καθώς και στην καθημερινότητα των επενδυτών. Η βασανιστικά αργή μετάβαση στο
σύστημα κτηματογράφησης έχει πλέον σχεδόν πλήρως συντελεστεί, ενώ διευρύνεται η
ψηφιοποίηση διαδικασιών. Περαιτέρω μέτρα απαιτούνται για να επιτευχθεί επαρκής νομική
ασφάλεια, ιδίως σε σχέση με την ανάπτυξη νέων έργων σε περιοχές εκτός σχεδίου.» Ο κ.
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Yannis Paraskevopoulos, General Manager – Danos, an alliance member of BNP PARIBAS
Real Estate τόνισε: «Η ελληνική αγορά ακινήτων συνεχίζει να κινείται σε διαφορετική τροχιά
από την υπόλοιπη Ευρώπη, καθώς κατά τη διάρκεια της κρίσης του 2010-2018, υπήρξαν
σημαντικά μειωμένες αναπτύξεις, με επακόλουθο τη μεγάλη σημερινή έλλειψη σε ακίνητα
υψηλής ζήτησης, όπως είναι τα μοντέρνα, πράσινα γραφεία, οι χώροι logistics και data centers,
καθώς και οι σύγχρονες ξενοδοχειακές εγκαταστάσεις και τα οικιστικά συγκροτήματα.  Η
ζήτηση συνεχίζει να υπερισχύει της σημερινής προσφοράς στα συγκεκριμένα προαναφερόμενα
είδη ακινήτων, για αυτό και παρατηρούμε συνεχείς στοχευμένες αναπτύξεις, οι οποίες και θα
συνεχιστούν, παρά το υψηλό κόστος κατασκευής και δανεισμού.     Οι βασικές  τάσεις στην
Ελληνική Αγορά Ακινήτων  το επόμενο χρονικό διάστημα προβλέπεται να είναι οι ακόλουθες: ·
Άνοιγμα της ψαλίδας μεταξύ prime ακινήτων και ακινήτων χαμηλής ζήτησης · Σταθεροποίηση
της αύξησης των τιμών, καθώς η, μέχρι πρόσφατα, άνοδος των επιτοκίων είχε οδηγήσει στην
αύξηση των προσφερόμενων αποδόσεων (yields) από τους επενδυτές, ενώ οι πωλητές των
ακινήτων υψηλής ζήτησης δεν δείχνουν, προς το παρόν τουλάχιστον, διάθεση, να μειώσουν τις
τιμές, δημιουργώντας ένα προσωρινό κενό. Η τάση μείωσης των επιτοκίων (άρα και του
κόστους  δανεισμού), καθώς και η συνεχιζόμενη αυξητική τάση των μισθωμάτων στα prime
ακίνητα, δύναται να εξισορροπήσει εν μέρει την διαφορά μεταξύ απαιτήσεων των πωλητών και
προσδοκιών των αγοραστών. Το ενδιαφέρον των επενδυτών επικεντρώνεται στην παρούσα
φάση  στα  ακίνητα υψηλών προδιαγραφών σε prime περιοχές, σε μια προσπάθεια μείωσης
του ρίσκου, ενώ θεσμικοί επενδυτές (πχ ΑΕΕΑΠ) μπαίνουν πλέον και στο πεδίο των νέων
αναπτύξεων (ιδιαιτέρως σε γραφεία και logistics), με στόχο την αναβάθμιση του stock, μέσω
κατασκευής σύγχρονων επαγγελματικών χώρων, που πληρούν και κριτήρια ESG. Επίσης
εναρμονίζονται και με τις «πράσινες» προδιαγραφές βιοκλιματικών κτιρίων (τις οποίες ζητούν
πλέον και οι νέοι χρήστες), καθώς τα ανάλογα projects βρίσκουν ευκολότερα χρηματοδότηση,
έχουν χαμηλότερα λειτουργικά κόστη, αλλά και παρουσιάζουν μεγαλύτερη ανθεκτικότητα στον
χρόνο.» Ο κ. Dimitris Andriopoulos, CEO – Dimand S.A. τόνισε: «Κοιτάζοντας προς το 2025,
αισθάνομαι αισιοδοξία για την ελληνική αγορά ακινήτων, όπου η DIMAND βρίσκεται στην
πρώτη γραμμή των μετασχηματιστικών αναπτύξεων. Παρά την πολυπλοκότητα ενός
ευαίσθητου γεωπολιτικού περιβάλλοντος, παραμένω πεπεισμένος για τη σταθερή οικονομική
πρόοδο της Ελλάδας, η οποία δημιουργεί μια ισχυρή βάση για υποσχόμενες ευκαιρίες.
Διακρίνω επίσης μια θετική αλλαγή στην αγορά ακινήτων στις Ευρωπαϊκές χώρες, που
τροφοδοτείται από ευνοϊκές μακροοικονομικές δυναμικές, πτώση επιτοκίων και αναδυόμενες
προοπτικές που ενισχύουν την ελκυστικότητα των επενδύσεων σε ακίνητα. Η αγορά γραφείων,
παγκοσμίως, αντιμετωπίζει αναμφίβολα προκλήσεις, ιδίως μετά την άνοδο των ευέλικτων
μοντέλων εργασίας. Ωστόσο, βλέπω σαφείς ευκαιρίες στην αυξανόμενη ζήτηση για βιώσιμους
χώρους εργασίας. Η βιωσιμότητα άλλωστε, αποτελεί τον πυρήνα της στρατηγικής της
DIMAND, όπως αποδεικνύεται από εμβληματικά έργα, όπως ο Πύργος Πειραιά με
πιστοποίηση LEED Platinum και η αναβίωση ιστορικών ακινήτων, όπως το κτήριο ΜΙΝΙΟΝ
καθώς και η αξιοποίηση παλιών, βιομηχανικών εγκαταστάσεων στην Αθήνα, τον Πειραιά και τη
Θεσσαλονίκη. Αυτές οι πρωτοβουλίες ενσαρκώνουν το όραμά μας να συνδυάζουμε την ιστορία
των πόλεων και τον πολιτισμό με την προοδευτική, περιβαλλοντικά υπεύθυνη ανάπτυξη. Παρά
τις προκλήσεις, όπως ο πληθωρισμός, το υψηλό κόστος κατασκευής και η έλλειψη εργατικών
χεριών είμαι πεπεισμένος για την θετική πορεία της οικονομίας της Ελλάδας και την ικανότητα
της DIMAND να δημιουργεί ουσιαστικό αντίκτυπο. Διατηρώντας μια πειθαρχημένη και
στρατηγική προσέγγιση, στοχεύουμε να μεταμορφώσουμε γειτονιές και να προωθήσουμε τη
βιώσιμη αστική αναγέννηση, επιβεβαιώνοντας τη δέσμευσή μας για τη δημιουργία αξίας για τις
κοινότητες και τους ενδιαφερόμενους φορείς.» Ο κ. Dimitris Manoussakis, Managing Partner &
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Founder – Savills Hellas δήλωσε: «Το Real Estate είναι ένας από τους σημαντικότερους τομείς
προσέλκυσης επενδυτών στην Ελλάδα. Οι Άμεσες Ξένες Επενδύσεις (ΑΞΕ) έφτασαν περίπου
τα 2 δισ. ευρώ το 2023 και το 45% αυτών κατευθύνθηκε σε ακίνητα. Το 2024 παρουσίασε
αξιοσημείωτη αύξηση στις επενδύσεις σε ακίνητα με περίπου €1,15 δισ. να επενδύονται από
ξένους επενδυτές σε ελληνικά ακίνητα κατά το 1ο εξάμηνο του τρέχοντος έτους. Είναι
προφανές ότι η αγορά ακινήτων γίνεται σταδιακά πιο διεθνής με κάθε είδους επενδυτές να
αναζητούν ευκαιρίες, από τα μεγάλα ιδιωτικά επενδυτικά κεφάλαια μέχρι τα οικογενειακά
γραφεία και τους High Net Worth Individuals. Οι Έλληνες θεσμικοί επενδυτές και οι developers
ακολουθούν επίσης ενεργές επενδυτικές στρατηγικές με τους πρώτους να συνάπτουν
σημαντικές συμφωνίες μεταβίβασης χαρτοφυλακίων με νέους επενδυτικούς φορείς, ενώ οι
δεύτεροι αξιοποιούν ευκαιρίες ανάπτυξης που έχουν θετικό αντίκτυπο στην ποιοτική αλλαγή
του τελικού προϊόντος που προσφέρεται στην αγορά, εισάγοντας επίσης τις αρχές του ESG
στο σχεδιασμό και την υλοποίηση των έργων τους. Έχοντας λάβει ισχυρό μάθημα από την
δεκαετή κρίση που οδήγησε τις περισσότερες στο χείλος της χρεωκοπίας, oι ελληνικές
τράπεζες είναι αρωγοί στην προσπάθεια ανάπτυξης του εύρους της κτηματαγοράς μέσα από
προσεκτικό δανεισμό, οργανωτική βοήθεια και έλεγχο των δανειζόμενων πλευρών.
Αναμφίβολα οι πρωτοπόροι στην τρέχουσα ανάπτυξη της αγοράς είναι οι τομείς της φιλοξενίας
και της κατοικίας που ακολουθείται από τη δυναμική επέκταση των τομέων logistics και
γραφείων, με τον τελευταίο τομέα να παραμένει το ασφαλές καταφύγιο για πολλούς επενδυτές,
παρά τις δραστικές αλλαγές στο εργασιακό περιβάλλον και το υβριδικό μοντέλο. που
εφαρμόζεται από τις περισσότερες μεγάλες εταιρείες. Υπάρχει διάχυτος ενθουσιασμός ότι η
ελληνική αγορά θα διατηρήσει τον δυναμικό ρυθμό ανάπτυξης της και το επόμενο έτος, καθώς
τα σημάδια περαιτέρω εισόδου ξένων κεφαλαίων στην αγορά παραμένουν ισχυρά. Το θετικό
αυτό περιβάλλον υποβοηθείται από την αναμενόμενη μείωση των επιτοκίων που θα αυξήσει
την όρεξη των επενδυτών για την ανάληψη έργων μεγαλύτερης κλίμακας.» Ο κ. Tassos
Kazinos, Chief Executive Officer – Trastor REIC δήλωσε: «Σήμερα, η Trastor REIC διαθέτει
ένα κορυφαίο χαρτοφυλάκιο επαγγελματικών ακινήτων, αποτελούμενο από 62 ακίνητα,
συνολικής αξίας περίπου €670 εκατομμυρίων. Τον περασμένο χρόνο, η Trastor αναδείχθηκε
ως ο πιο δραστήριος θεσμικός επενδυτής ακινήτων στην Ελλάδα, επενδύοντας περισσότερα
από €160 εκατομμύρια σε ενεργειακά αποδοτικά κτίρια γραφείων και πράσινες εγκαταστάσεις
logistics. Αυτή η δυναμική έχει οδηγήσει σε εντυπωσιακό ετήσιο σύνθετο ρυθμό ανάπτυξης
ενεργητικού κατά 30% από την ανασυγκρότηση της εταιρείας το 2017 υπό την ηγεσία της
Τράπεζας Πειραιώς». Ο κ. Καζίνος υπογράμμισε τη στρατηγική επενδύσεων της Trastor με
στόχο την προστιθέμενη αξία, επισημαίνοντας: «Η προσέγγισή μας επικεντρώνεται σε
κορυφαία κτίρια γραφείων και εγκαταστάσεις logistics, αξιοποιώντας την ισχυρή ανάπτυξη
ενοικίων που προκύπτει από την ανισορροπία προσφοράς και ζήτησης. Αυτή η στρατηγική όχι
μόνο εξασφαλίζει σημαντικές επαναλαμβανόμενες αποδόσεις για τους μετόχους μας, αλλά και
εγγυάται ανθεκτικότητα απέναντι σε πιθανές διακυμάνσεις της αγοράς». Μετά την πλήρη
αξιοποίηση της πρόσφατης αύξησης κεφαλαίου, η Trastor είναι έτοιμη για περαιτέρω
ανάπτυξη. Το 2025, η εταιρεία σχεδιάζει να προχωρήσει σε μια νέα και σημαντική αύξηση
μετοχικού κεφαλαίου, το ήμισυ της οποίας θα καλυφθεί από τον κύριο μέτοχό της, την Τράπεζα
Πειραιώς, ενώ το άλλο ήμισυ θα απευθυνθεί σε νέους ιδιώτες επενδυτές, επεκτείνοντας τη
διασπορά των μετοχών της εταιρείας, σύμφωνα με τις νέες κατευθυντήριες γραμμές του
Χρηματιστηρίου Αθηνών. Ανατρέχοντας στην περυσινή πρόβλεψη, όταν ο κ. Καζίνος είχε
δηλώσει ότι το ενεργητικό της εταιρείας θα ξεπεράσει τα €800 εκατομμύρια μέσα σε πέντε
χρόνια, ο στόχος αυτός αναθεωρήθηκε προς τα πάνω. «Με την υποστήριξη των μετόχων μας
και ένα ισχυρό επενδυτικό πλάνο σε εξέλιξη, είμαι βέβαιος ότι η Trastor θα ξεπεράσει το €1 δισ.
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σε αξία ενεργητικού πριν από το τέλος του 2027», δήλωσε. Με σαφή όραμα, πειθαρχημένη
υλοποίηση και ισχυρή εταιρική διακυβέρνηση, η Trastor βρίσκεται σε θέση να θέσει νέα
πρότυπα στον ελληνικό τομέα επενδύσεων ακινήτων. Συνδυάζοντας στρατηγική ανάπτυξη με
σταθερές αποδόσεις μερισμάτων, η εταιρεία φιλοδοξεί να καταστεί η πρώτη επιλογή για
επενδυτές που αναζητούν αξιόπιστες, μακροπρόθεσμες αποδόσεις, εδραιώνοντας τη φήμη της
ως μια ανθεκτική και καινοτόμος εταιρεία στην ελληνική αγορά ακινήτων.» Ακολούθησε το
Πάνελ Συζήτησης με θέμα “ INFRASTRUCTURE: INVESTING IN THE FUTURE” Συντονιστής:
κ. Yannis Kourniotis, Partner, Head of Project Development & Finance - Lambadarios Law
Firm Ομιλητές: · κα. Penelope Lazaridou, General Financial Manager Executive Board Director
& Board Member – GEK TERNA Group of Companies · κ. Antonis Mitzalis, Executive Director
– AVAX Group · κ. Piotr Mietkowski, Head of Investment Banking CEE, Greece, Turkey &
Israel - BNP Paribas Group · κ. George Mylonogiannis, Chairman of the BoD - ELLAKTOR
S.A. · κ. Harry Sachinis, CEO - Athens Water Supply & Sewerage Company SA (EYDAP) · κ.
Manolis Sigalas, Senior Vice President and Managing Director, Europe - Hill International Ο κ.
Yannis Kourniotis, Partner, Head of Project Development & Finance - Lambadarios Law Firm
τόνισε: «Η Ελλάδα, έχοντας αφήσει πίσω της τη χρηματοπιστωτική κρίση, διανύει μια περίοδο
άνθησης στον τομέα των επενδύσεων σε έργα υποδομής. Μάλιστα, η ακμή αυτή είναι
πολυδιάστατη, με μείζονα έργα να έχουν πρόσφατα ολοκληρωθεί ή να βρίσκονται κοντά στην
ολοκλήρωσή τους στους τομείς της ενέργειας, των μεταφορών, συγκεκριμένα των
αυτοκινητοδρόμων αλλά και των μέσων σταθερής τροχιάς, της διαχείρισης αποβλήτων και του
τουρισμού. Ειδικά στον τομέα της ενέργειας, η Ελλάδα πρωτοστατεί στην ανάπτυξη υποδομών
ανανεώσιμων πηγών ενέργειας, γεγονός που συμβάλλει στη διαφοροποίηση των πηγών του
ενεργειακού εφοδιασμού, στη διασφάλιση της ενεργειακής ασφάλειας, αλλά και στην επίτευξη
των κλιματικών στόχων της Ένωσης στο πλαίσιο τόσο του Ευρωπαϊκού Πράσινου Συμφώνου
(European Green Deal) όσο και του REPowerEU. Την ίδια στιγμή, η θέση σε εμπορική
λειτουργία του FSRU Αλεξανδρούπολης, που αποτελεί ένα τεχνολογικό και νομικό θαύμα για
τα δεδομένα της ευρύτερης περιοχής, συμβάλλει όχι μόνο στην επίτευξη των παραπάνω
στόχων, αλλά και στην περαιτέρω απεξάρτηση της Χώρας αλλά και της Ένωσης από τη
ρωσική ενεργειακή αγορά. Πρωτόγνωρες, όμως, οι εξελίξεις και στον τομέα των μεταφορών, με
προεξάρχοντα το ρόλο των παραχωρήσεων αυτοκινητοδρόμων. Πριν λίγους μόνο μήνες έλαβε
χώρα η σύναψη της νέας σύμβασης για την παραχώρηση της Αττικής Οδού, του
περιφερειακού αυτοκινητοδρόμου της πρωτεύουσας και, ομολογουμένως, ενός από τους
πλέον νευραλγικούς οδικούς άξονες της Χώρας. Η σημασία αυτής της συναλλαγής ενισχύεται
από δύο ακόμα διαπιστώσεις: αφενός, είναι η πρώτη φορά που επαναδημοπρατείται έργο
παραχώρησης στην Ελλάδα, κάτι που τονίζει, μεταξύ άλλων, και την τεχνογνωσία που έχει πια
αποκτήσει η Χώρα μας συναφώς. Αφετέρου, το τίμημα που επετεύχθη είναι το μεγαλύτερο που
έχει ποτέ δοθεί σε δημόσιο διαγωνισμό στην Ελλάδα, γεγονός που συνεπάγεται και αντίστοιχη
μείωση του δημοσίου χρέους. Υπό το φως των ανωτέρω, ιδίως δε των ενδεικτικών μόνο
παραδειγμάτων επενδύσεων της τρέχουσας περιόδου, η αισιοδοξία για το μέλλον των έργων
υποδομής στην Ελλάδα είναι μονόδρομος.» Η κα. Penelope Lazaridou, General Financial
Manager Executive Board Director & Board Member – GEK TERNA Group of Companies
τόνισε: «Κάνοντας αναδρομή της τελευταίας δεκαετίας, η στρατηγική υποδομών της Ελλάδας
επικεντρώθηκε κυρίως σε έργα μεταφορών, τα οποία έθεσαν τις βάσεις για την τρέχουσα
οικονομική και περιφερειακή ανάπτυξη της χώρας. Στο μέλλον οι προτεραιότητες
της Ελλάδας στις υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι
σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές
και κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας. Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει
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έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις,
προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το
μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμιευσης -
αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος,
απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια
περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών
όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία άξονας βορείου Κρήτης
και το οικονομικά εξωστρεφές Αεροδρόμιο Καστελίου, κατασκευάζονται και κυρίως θα
λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες Ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές.   Αυτές οι
πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda
υποδομών, στοχεύοντας τις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για
ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού
είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της
στρατηγικής υποδομών στην χώρας.» Ο κ. Antonis Mitzalis, Executive Director – AVAX Group
τόνισε: «Ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε εξέλιξη λόγω της
αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να διαρκέσει όσο το
δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία 10ετία. Τα μεγαλύτερα
περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης είναι το κλειδί για μια υγιή
αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρείες το απαραίτητο περιθώριο στον ισολογισμό τους για να
επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη. Η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως
πρωτοπόρου μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών
και της αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές.» Ο κ. Piotr Mietkowski, Head of
Investment Banking CEE, Greece, Turkey & Israel - BNP Paribas Group τόνισε ότι: «Ο τομέας
των υποδομών στην Ελλάδα έχει αναδειχθεί τα τελευταία χρόνια ως ένας από τους πιο
δυναμικούς και δυναμικούς τομείς για επενδύσεις, προσελκύοντας σημαντικό ενδιαφέρον από
διεθνείς επενδυτές. Η πρόσφατη επιστροφή της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα επιτάχυνε
περαιτέρω την τάση αυτή, προσελκύοντας νέους επενδυτές και αναδιαμορφώνοντας τις
προσδοκίες για τις αποδόσεις. Η αναβάθμιση αυτή δεν έφερε μόνο ένα κύμα νέων επενδυτών,
αλλά προσάρμοσε και τις προσδοκίες τους όσον αφορά τις αποδόσεις, αντανακλώντας την
αυξημένη εμπιστοσύνη στη σταθερότητα και τις δυνατότητες ανάπτυξης της ελληνικής
οικονομίας. Μεγάλα έργα υποδομών, όπως η αναβάθμιση λιμένων, αυτοκινητοδρόμων και
ενεργειακών δικτύων, αλλά και η επέκταση σε υποδομές υγείας ή ψηφιακές υποδομές,
δημιουργούν σημαντικές ευκαιρίες για επενδύσεις του ιδιωτικού τομέα. Ως αποτέλεσμα, η
Ελλάδα τοποθετείται ως βασικός παίκτης στο τοπίο των περιφερειακών υποδομών,
προσφέροντας πολλά υποσχόμενες αποδόσεις για όσους επιδιώκουν να επενδύσουν στην
ανάπτυξή της». Ο κ. George Mylonogiannis, Chairman of the BoD - ELLAKTOR S.A. τόνισε:
«Το Ευρωπαϊκό πρόταγμα για την απανθρακοποίηση (decarbonization), η αύξηση των
αμυντικών δαπανών (defense) και η αποπαγκοσμιοποίηση (deglobalization) ως απότοκο των
πολεμικών συγκρούσεων, σηματοδοτούν αφενός δέσμευση πόρων και δυσκολία στην κίνηση
κεφαλαίων, αλλά αφετέρου δημιουργούν ευκαιρίες για υποδομές νέου τύπου. Στους δώδεκα
μήνες που διέρρευσαν από την περυσινή μου τοποθέτηση, τα παραπάνω συνεχίζουν να
παραμένουν επίκαιρα με την προσθήκη όμως νεότερων παραμέτρων που αυξάνουν την
ανησυχία για το Ευρωπαϊκό μέλλον. Είναι κοινός τόπος πως τα έργα υποδομών δεν μπορούν
να υλοποιηθούν στο εύρος που η Ελλάδα τα χρειάζεται χωρίς κοινοτικά κονδύλια. Δεν είναι
λοιπόν υπερβολή να πούμε πως το μέλλον των υποδομών στη χώρα μας είναι άρρηκτα
συνδεδεμένο με την Ευρωπαϊκή αναπτυξιακή προοπτική. Στρέφοντας το βλέμμα μας στην
Ευρώπη, διαπιστώνουμε πως όλο και περισσότερο η Ευρώπη οχυρώνεται σε μία
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γραφειοκρατία που δεν βοηθά καθόλου την οικονομική της ανάπτυξη και προοπτική. Η
αδιάκοπη παραγωγή υποχρεώσεων και δεσμεύσεων στις επιχειρήσεις και στα νοικοκυριά
προάγει ασφαλώς τις αξίες του Ευρωπαϊκού πνεύματος, για τις οποίες όλοι είμαστε
υπερήφανοι. Το τρίπτυχο Περιβάλλον-Κοινωνική Ευθύνη-Εταιρική Διακυβέρνηση (Environment
Social Governance – ESG) και η νομοθετική παραγωγή που το υποστηρίζει, αποτυπώνει την
ισχυρή βούληση της ΕΕ να μετουσιώσει τις επιχειρήσεις από οντότητες αμιγώς κερδοσκοπικού
χαρακτήρα σε μονάδες κοινωνικής ευθύνης συνυπάρχουσες με τον κερδοσκοπικό τους
χαρακτήρα. Η νομοθεσία για την προστασία των προσωπικών δεδομένων (GDPR) είναι
καλοδεχούμενη μέχρι του σημείου που δεν προκαλεί δυσλειτουργίες στις επιχειρήσεις. Η
ανησυχία για την ανάπτυξη της τεχνητής νοημοσύνης σε βάρος της ανθρώπινης
προσωπικότητας ελπίζουμε να μην οδηγήσει σε Ευρωπαϊκές ρυθμίσεις που την ακυρώνουν.
Στο διεθνοποιημένο οικονομικό περιβάλλον, η αλόγιστη προαγωγή αυτών των αξιών με τη
δημιουργία πλέγματος νομοθετημάτων περιοριστικών της επιχειρηματικότητας, δημιουργεί
ισχυρό ανταγωνιστικό πλεονέκτημα υπέρ των οικονομιών εκτός της ΕΕ, που όπως γνωρίζουμε
είναι πολύ λιγότερο ευαισθητοποιημένες έναντι αυτών των Ευρωπαϊκών προταγμάτων.» Ο κ.
Harry Sachinis, CEO - Athens Water Supply & Sewerage Company SA (EYDAP) τόνισε: «Σε
έναν κόσμο όπου κάθε απόφαση έχει αντίκτυπο, ευθύνη μας στην ΕΥΔΑΠ, δεν είναι μόνο να
επεξεργαζόμαστε νερό και λύματα για να τα επιστρέψουμε στη φύση κατά 95% απαλλαγμένα
από τους ρύπους τους, αλλά και να εφαρμόζουμε υπεύθυνες πρακτικές προς όφελος των
επενδυτών, των καταναλωτών, της κοινωνίας και του περιβάλλοντος. Σε αυτό το πλαίσιο,
εργαζόμαστε για την ενεργειακή ουδετερότητα της Εταιρείας έως το 2030, υλοποιώντας το
όραμά μας για μηδενικές επιπτώσεις στο οικοσύστημα. Βασικό στοιχείο της περιβαλλοντικής
μας στρατηγικής και αιχμή του δόρατος στο επενδυτικό μας πρόγραμμα είναι τα έργα
κατασκευής υποδομών συλλογής και επεξεργασίας λυμάτων στην Ανατολική Αττική, που
επικεντρώνονται στην επαναχρησιμοποίηση ανακυκλωμένου νερού για αστική και περιαστική
χρήση και θα αναβαθμίσουν την ποιότητα ζωής περισσότερων από 400.000 κατοίκων,
προστατεύοντας παράλληλα τους υδάτινους πόρους, τα θαλάσσια οικοσυστήματα και τον
υπόγειο υδροφορέα. Επιπλέον, η δέσμευσή μας για βιώσιμη διαχείριση του νερού
περιλαμβάνει τη βελτιστοποίηση της αποδοτικότητας των υποδομών μας, την εγκατάσταση και
χρήση ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και τη μετάβαση στην χρήση κυρίως πράσινης
ηλεκτρικής ενέργειας. Αυτές οι πρωτοβουλίες, μαζί με την αύξηση της παραγωγής βιοαερίου
στις μονάδες επεξεργασίας λυμάτων, θα μειώσουν τόσο το ενεργειακό κόστος όσο και τις
εκπομπές αερίων του θερμοκηπίου, διασφαλίζοντας ένα πιο βιώσιμο μέλλον για τους
υδάτινους πόρους». Ο κ. Manolis Sigalas, Senior Vice President and Managing Director,
Europe - Hill International τόνισε: Αδιαμφισβήτητα, κατά την τρέχουσα δεκαετία οι προοπτικές
του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών είναι ιδιαίτερα θετικές, έχοντας ξεπεράσει και
τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια. Η υλοποίηση έργων
διεθνούς εμβέλειας είναι πλέον σε πλήρη εξέλιξη, με ορισμένα εντυπωσιακά εργοτάξια να
αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την Κρήτη μέχρι τη
Θράκη. Μόνο στην Αττική, έχουμε ένα επενδυτικό πρόγραμμα άνω των 7 δις ευρώ, ενώ
«τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και
τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος
Βενιζέλος. Επίσης, επαναπατρίζονται Έλληνες μηχανικοί, η αγορά προσλαμβάνει κι
αυξάνονται οι καλά αμειβόμενες θέσεις εργασίας στον κλάδο. Βεβαίως και σήμερα υπάρχουν
σημαντικές προκλήσεις που οφείλουμε να αντιμετωπίσουμε, συντεταγμένα και θεσμικά όπου
απαιτείται. Ταυτόχρονα με τις προκλήσεις όμως παρουσιάζονται και σημαντικές ευκαιρίες που
μπορούμε να αξιοποιήσουμε προς όφελος της εθνικής οικονομίας και του κλάδου των
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Υποδομών. Όσον αφορά το δικό μας πεδίο δραστηριοτήτων, παραμένουμε προσηλωμένοι σε
επιλεγμένους στρατηγικούς σκοπούς: Να συγκεντρώσουμε τεχνογνωσία στην Ελλάδα από τα
έργα μας σε όλη την Ευρώπη και ν’ αναδείξουμε μια νέα γενιά συναδέλφων μηχανικών κι
επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και ικανότητες. Να υποστηρίξουμε την εξωστρέφεια
του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, συνεργαζόμενοι με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Να
αναπτύξουμε καινοτόμες τεχνολογικές λύσεις και εφαρμογές τεχνητής νοημοσύνης (ΑΙ) σε έργα
της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν υπεραξίες
διεθνώς. Κοιτώντας μπροστά, με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν και αυτά που
προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια η Ελλάδα του 2030 θα είναι
εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς πρόκειται για
έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην καθημερινότητα
όλων μας. Ακολούθησε ONE – ON -ONE DISCUSSION με θέμα: GREECE’S ECONOMIC
GROWTH: WHAT’S NEXT?” Μεταξύ των : κ. Alexandros Exarchou, Chairman & CEO -
AKTOR Group of Companies ; Partner - Thrivest Holdings κ. Dimitris Koutsopoulos, CEO –
Deloitte Greece Ο κ. Αλέξανδρος Εξάρχου, Chairman & CEO - AKTOR Group of Companies ;
Partner - Thrivest Holdings τόνισε: «Η Ελλάδα πρέπει να εξελίξει το παραγωγικό μοντέλο της,
με στόχο να εξασφαλίσει μακροπρόθεσμη, βιώσιμη ανάπτυξη. Δεν αρκεί να βασιζόμαστε μόνο
στους παραγωγικούς τομείς που στηρίζουν παραδοσιακά τη χώρα. Είναι η στιγμή να
στραφούμε προς μια διαφοροποιημένη και εξαγωγική οικονομία, που βασίζεται σε διεθνώς
εμπορεύσιμα προϊόντα και υπηρεσίες. Στο πλαίσιο αυτό, προχωρούμε στον μετασχηματισμό
του Ομίλου AKTOR, με την επιδίωξη ο Όμιλος να εξελιχθεί σε καταλύτη σε όλους τους κλάδους
στους οποίους δραστηριοποιείται στην Ελλάδα και το εξωτερικό. Όραμά μας είναι η δημιουργία
ενός κορυφαίου επιχειρηματικού ομίλου με ηγετική θέση στον τομέα των υποδομών στην
Ελλάδα, με ισχυρό και ισορροπημένο χαρτοφυλάκιο, διαφοροποιημένο EBITDA και
αυξανόμενη παρουσία στην περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης. Ο τομέας των
κατασκευών βρίσκεται στον πυρήνα της δραστηριότητάς μας και η διαφοροποίηση του
χαρτοφυλακίου μας με δραστηριότητες σε παρεμφερείς τομείς, όπως οι ανανεώσιμες πηγές
ενέργειας, το real estate, τα ΣΔΙΤ και οι παραχωρήσεις καθώς και το facility management,
θέτουν ως στόχο για το 2030 την μεγιστοποίηση της αξία των μετόχων μας, δημιουργώντας
ένα συνεργατικό χαρτοφυλάκιο επιχειρήσεων με διαφοροποιημένο EBITDA, ενισχυμένα
καθαρά κέρδη και ένα σταθερό και ανθεκτικό χρηματοοικονομικό προφίλ. Υλοποιούμε ένα
φιλόδοξο επενδυτικό πλάνο συνολικής αξίας περίπου €2 δισ. σε τομείς με μεγάλη δυναμική. Ο
μετασχηματισμός του εταιρικού μας μοντέλου βρίσκεται ήδη σε πλήρη εξέλιξη. Στο πλαίσιο
αυτό, υλοποιείται αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους €200 εκατομμυρίων, με τα έσοδα της
έκδοσης να κατευθύνονται στη χρηματοδότηση των προγραμματισμένων επενδύσεων σε
ακίνητα, κατασκευές και ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, καθώς και στην κάλυψη των αναγκών
σε κεφάλαιο κίνησης. Βρισκόμαστε μπροστά σε μια νέα εποχή για την εταιρεία. Αναμένουμε ότι
ο κύκλος εργασιών του Ομίλου θα τριπλασιαστεί περίπου μέχρι το 2030, φτάνοντας τα €3,2
δισ., ενώ το EBITDA του ομίλου θα διαμορφωθεί στα €430 εκατομμύρια.» Ο κ. Dimitris
Koutsopoulos, CEO – Deloitte Greece τόνισε: «Η Ελλάδα βρίσκεται σε ένα κρίσιμο σημείο,
μεταβαίνοντας από την ανθεκτικότητα στην ενεργητική ανάπτυξη. Έχοντας ξεπεράσει
σημαντικές οικονομικές προκλήσεις και σημειώσει ισχυρή ανάκαμψη, η χώρα έχει εξασφαλίσει
την πολυπόθητη επενδυτική βαθμίδα. Αυτό το επίτευγμα στέλνει ένα ισχυρό μήνυμα στις
διεθνείς αγορές, καθιστώντας την Ελλάδα έναν ελκυστικό και αξιόπιστο εταίρο για μελλοντικές
επενδύσεις. Η πορεία προς αυτό το ορόσημο δεν ήταν εύκολη. Μέσα από αποφασιστικές
μεταρρυθμίσεις, η Ελλάδα ξεπέρασε διαρθρωτικές αδυναμίες και αντιμετώπισε περιόδους
αβεβαιότητας. Η πρόοδος αυτή, η οποία αποτυπώνεται στην ταχύτερη από τον μέσο όρο
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ανάπτυξη της Ευρωζώνης, είναι μόνο η αρχή. Για να συνεχίσει να προχωράει, η Ελλάδα
πρέπει να επικεντρωθεί σε στρατηγικές επενδύσεις και μεταρρυθμίσεις που ανταποκρίνονται
στις απαιτήσεις της εξελισσόμενης παγκόσμιας οικονομίας. Ο ψηφιακός μετασχηματισμός, η
βιωσιμότητα και η συνεργασία μεταξύ δημόσιου και ιδιωτικού τομέα είναι οι βασικοί πυλώνες
αυτής της πορείας. Ο ψηφιακός μετασχηματισμός, με την υιοθέτηση τεχνολογιών όπως η
τεχνητή νοημοσύνη και τα big data, ενισχύει την αποτελεσματικότητα και προάγει την
καινοτομία. Παρ’ όλα αυτά, η στοχευμένη επένδυση στην ανάπτυξη δεξιοτήτων παραμένει
ζωτικής σημασίας για την αντιμετώπιση του ψηφιακού χάσματος. Παράλληλα, κρίσιμη είναι η
ενσωμάτωση της βιωσιμότητας στις επιχειρηματικές στρατηγικές. Η ανάγκη αντιμετώπισης της
κλιματικής αλλαγής αποτελεί τόσο οικονομική όσο και κοινωνική προτεραιότητα. Η αξιοποίηση
πρωτοβουλιών όπως η Ευρωπαϊκή Πράσινη Συμφωνία και το REPowerEU θα οδηγήσει σε
καινοτομία και μείωση λειτουργικών εξόδων. Ο ιδιωτικός τομέας διαδραματίζει επίσης
καθοριστικό ρόλο. Μέσα από τη συνεργασία με κυβερνητικούς φορείς και την ακαδημαϊκή
κοινότητα, μπορεί να δημιουργηθεί ένα δυναμικό οικοσύστημα ανταλλαγής γνώσης. Η Deloitte
σταθερά υποστηρίζει τις ελληνικές επιχειρήσεις και τους οργανισμούς, ενισχύοντας την
καινοτομία και διασφαλίζοντας τη μακροπρόθεσμη ευημερία. Δουλεύοντας μαζί μπορούμε να
διασφαλίσουμε ένα μέλλον όπου η οικονομική ανθεκτικότητα μεταφράζεται σε βιώσιμη, χωρίς
αποκλεισμούς ανάπτυξη.» Εξίσου εξαιρετικού ενδιαφέροντος ήταν και η παρουσίαση με θέμα
“ELLINIKON: REALIZING THE LARGEST URBAN REGENERATION PROJECT” Παρουσίαση
από τον: κ. Odisseas Athanasiou, Chief Executive Officer - LAMDA Development Ακολούθησε
συζήτηση βάσει ερωτήσεων που του έθεσε ο κ. Petros Machas, Founding Partner, Chairman -
Machas & Partners Law Firm Ο κ. Odisseas Athanasiou, Chief Executive Officer - LAMDA
Development τόνισε ότι: «Οι επενδυτικές ευκαιρίες στην Ελλάδα έχουν αποδειχθεί πολύ
αποδοτικές τα τελευταία δύο χρόνια. Έχουν γίνει ακόμα πιο ελκυστικές σε μια εποχή πολιτικής
σταθερότητας και συνεχιζόμενης ανάπτυξης. Η αναβάθμιση της χώρας σε επενδυτική βαθμίδα
δημιουργεί ακόμα πιο ευνοϊκό περιβάλλον. Ο τομέας των ακινήτων επωφελείται ακόμα
περισσότερο σε ένα περιβάλλον μειωμένων επιτοκίων και μια σημαντικά υποδεέστερη αγορά
στη χώρα. Η Ελλάδα παραμένει υποτιμημένη σε σχέση με τις περισσότερες ευρωπαϊκές
αγορές τόσο στον οικιστικό όσο και στον εμπορικό τομέα. Η LAMDA Development είναι το
ιδανικό επενδυτικό όχημα για να εκμεταλλευτεί αυτά τα ισχυρά θεμελιώδη μεγέθη. Η LAMDA
Development προσφέρει έναν συνδυασμό κορυφαίων περιουσιακών στοιχείων που παράγουν
εισόδημα μέσω του επενδυτικού μας χαρτοφυλακίου στο οποίο περιλαμβάνονται τα εμπορικά
κέντρα και οι μαρίνες, που έχουν ένα σταθερό ιστορικό ανάπτυξης από τη λειτουργία τους.
Σημαντικές προοπτικές ανόδου υπάρχουν από την ανάπτυξη του μεγαλύτερου έργου αστικής
ανάπλασης στην Ευρώπη, του The Ellinikon, το οποίο φέρει μια κρυφή αξία που ξεπερνά κατά
πολύ το 1 δισεκατομμύριο ευρώ μόνο από την αγορά οικιστικών ακινήτων. Τα τελευταία
χρόνια, έχουμε επεκταθεί σε όλες τις επιχειρηματικές μας μονάδες. Τον Αύγουστο 2022
αποκτήσαμε το 100% του McArthurGlen Designer Outlet Athens, του κορυφαίου designer
outlet στην Ελλάδα, ενώ επαναγοράσαμε, από ένα διεθνή χρηματοοικονομικό επενδυτή, το
μειοψηφικό μερίδιο (32%) σε δύο από τα πιο επιτυχημένα εμπορικά μας κέντρα. Αγοράσαμε
επίσης τα δικαιώματα για την ανάπτυξη της μαρίνας mega yacht της Κέρκυρας, την οποία θα
αναβαθμίσουμε για να προσφέρουμε τη μοναδική εμπειρία που μόνο η LAMDA μπορεί να
προσφέρει, να φιλοξενήσει δηλαδή mega yachts, επεκτείνοντας συγχρόνως το αποτύπωμά
μας στο Ιόνιο Πέλαγος. Οι κινήσεις αυτές εδραιώνουν την ηγετική μας θέση στον τομέα των
εμπορικών κέντρων στην Ελλάδα και ενισχύουν το χαρτοφυλάκιό μας στο χώρο των μαρίνων.
Η LAMDA είχε επίσης το όραμα να αναπλάσει τον εγκαταλελειμμένο χώρο του πρώην
Διεθνούς Αεροδρομίου Αθηνών, ένα μοναδικό ακίνητο στην Ευρώπη, και πιθανώς στον κόσμο,
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το οποίο βρίσκεται στην αρχή της Αθηναϊκής Ριβιέρας. Δεν είναι μόνο μοναδικά τοποθετημένο
στην ταχύτερα αναπτυσσόμενη περιοχή της Αθήνας, στην αρχή μίας αστικής αναβάθμισης,
αλλά και σε μια ζωντανή κοινότητα ομογενών που βρίσκεται σε μια γεωγραφική πύλη μεταξύ
ανατολής και δύσης. Το σχέδιό μας είναι να δημιουργήσουμε μια νέα βιώσιμη πόλη 15 λεπτών
μέσα στην πόλη, συνδυάζοντας τη φυσική ομορφιά και τα μοναδικά εγγενή χαρακτηριστικά της
περιοχής με τις αρχές της έξυπνης πόλης.  Η Αθήνα έχει απαράμιλλα εγγενή χαρακτηριστικά
για μια ευρωπαϊκή πρωτεύουσα: έχει το μέγεθος, την τοποθεσία αλλά και τον καταπληκτικό
καιρό.» Ο κ. Petros Machas, Founding Partner, Chairman - Machas & Partners Law Firm
εκκίνησε τη συζήτηση καλωσορίζοντας τον κ. Οδυσσέα Αθανασίου, CEO της Lamda
Development, σημειώνοντας την σημασία της επιτυχίας της ανάκτησης της επενδυτικής
βαθμίδας από την Ελλάδα. Ο Πέτρος εστίασε στον τομέα των ακινήτων ως την κορωνίδα της
ελληνικής οικονομίας με ευκαιρίες σε διάφορους τομείς καθοδηγούμενες από τα μεγάλα έργα
υποδομών και ανάπτυξης που βρίσκονται σε εξέλιξη. Ακολούθως, συνέχισε συζητώντας το
μεγαλύτερο έργο αστικής ανάπλασης στην Ευρώπη που λαμβάνει χώρα στο Ελληνικό από την
Lamda Development. Ο Πέτρος συζήτησε την αξιοσημείωτη πρόοδο των εργασιών αλλά και τις
αναγκαίες πρωτοβουλίες που πρέπει να ληφθούν για την έγκαιρη ολοκλήρωση των επιμέρους
στόχων, εστιάζοντας στην σημαντική συνεισφορά του έργου στο ακαθάριστο εγχώριο προϊόν
της Ελλάδος, αλλά ακόμη περισσότερο στο άυλο κοινωνικό αποτύπωμα του έργου για όλους
τους Έλληνες. Ο Πέτρος Μαχάς ολοκλήρωσε την τοποθέτηση του με την αισιόδοξη
διαπίστωση ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε στέρεο έδαφος μια μίξη από πολιτική σταθερότητα,
στρατηγική τοποθεσία, κυβερνητικές πρωτοβουλίες και θελκτικού τρόπου ζωής, σημειώνοντας
ότι υπό τις παρούσες γεωπολιτικές συνθήκες και το υφιστάμενο momentum για άμεσες ξένες
επενδύσεις, η Ελλάδα και το project του Ελληνικού μπορούν να αποτελέσουν χώρο για την
προσέλκυση επενδύσεων με τη μεταφορά φορολογικής κατοικίας προσώπων υψηλού
εισοδήματος μέσω των υφιστάμενων πλαισίων εναλλακτικής φορολόγησης.
****************************** ΤΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΔΙΟΡΓΑΝΩΘΗΚΕ: Σε Συνεργασία: New York Stock
Exchange – NYSE & Athens Exchange Group (ATHEX Group) Υπό την Αιγίδα: του Γενικού
Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων
Νέας Υόρκης - Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη Αυτή η διεθνής συνάντηση
κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε χρόνο, ανεξάρτητα από τις
πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την πορεία των 26 συναπτών ετών
που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια προβολής της Ελλάδος στο
διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό. Το Συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά
θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη συμμετοχή Κορυφαίων Αμερικανών και Διεθνών
Επενδυτών, Διεθνών & Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών & Ελληνικών Τραπεζών &
Οργανισμών, Ανώτερων Κυβερνητικών Στελεχών (4 Ελλήνων Υπουργών), 19 Εισηγμένων
Εταιριών, και 97 Κορυφαίων Ομιλητών. Το φετινό Φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η
ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία,
προσελκύοντας μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες
ρευστότητας. Το καθεστώς αυτό της αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για σημαντικές εισροές
ξένων κεφαλαίων, οι οποίες διευκολύνονται και από τις σημαντικές προσπάθειες που έχουν
γίνει στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Η χώρα πλέον προσφέρει
τη δυνατότητα για επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές, τουρισμός & φιλοξενία, real
estate, και ενέργεια. Η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων
παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές. Το
Συνέδριο άνοιξε, ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος
απευθύνθηκε στους επενδυτές με γραπτό μήνυμα που διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ.
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Νικόλας Μπορνόζης. Συμμετείχαν οι Υπουργοί Υποδομών & Μεταφορών, κ. Χρήστος
Σταϊκούρας - τ. Υπουργός Οικονομικών, η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα.
Νίκη Κεραμέως, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος
Παπαθανάσης, και η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα. Αλεξάνδρα Σδούκου.
Κυβερνητικοί Εκπρόσωποι: κα. Μαίρη Ψύλλα, Γενική Γραμματέας Φορολογικής Πολιτικής,
Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Ορέστης Καβαλάκης, Διοικητής της Ειδικής
Υπηρεσίας Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης, Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, κ. Δημήτριος Τσάκωνας, Γενικός Διευθυντής – Οργανισμός Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους, κ. Γιώργος Πιτσιλής, Διοικητής Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Εσόδων
(ΑΑΔΕ), και ο κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης, τ. Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας. Την Αμερικάνικη
Κυβέρνηση εκπροσώπησε : • H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the Hellenic
Republic - U.S. Embassy in Athens. Την European Investment Bank εκπροσώπησε o κ.
Γιάννης Τσακίρης, Vice President. Το Χρηματιστήριο Αθηνών εκπροσώπησε ο κ. Γιάννος
Κοντόπουλος, CEO - Athens Exchange Group, (μέσω webcast), και τo Enterprise Greece ο
Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, CEO. Το Συνέδριο στήριξαν με τη συμμετοχή τους εκπρόσωποι
από: v τις μεγαλύτερες ελληνικές τράπεζες: 1) τις 4 συστημικές τράπεζες, Alpha Bank -
Eurobank - Εθνική - Πειραιώς, 2) την Attica Bank και την Hellenic Development Bank of
Investments (HDBI ex TANEO), και 3) από: v τις σημαντικότερες Global Investment Banks •
Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International • Morgan Stanley • Nomura • AXIA
Ventures Group. 4) Σε ειδικό πάνελ συμμετείχαν ως ομιλητές εκπρόσωποι των: AXIA Ventures
Group - Brook Lane Capital - CVC Capital Partners • Grifon Capital Advisors • Oaktree. v 19
Εισηγμένες Εταιρίες : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services &
Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens International
Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica
Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor
S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK
TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL
Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) • Metlen Energy &
Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) • Piraeus Financial
Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC
(ATH:TRASTOR). Στο επίσημο μεσημεριανό γε
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-ACCELERATING THE INVESTMENT MOMENTUM
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ “ACCELERATING THE INVESTMENT MOMENTUM” KEYNOTE ADDRESS
H.E. Nikolaos Papathanasis, Alternate Minister of Economy & Finance & ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ
“GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post Investment Upgrade” Στο πλαίσιο του 26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum "Greece - Speeding Ahead Post Investment
Upgrade"  Δευτέρα,  9 Δεκεμβρίου, 2024 – Νέα Υόρκη 24 Ενότητες – 97 Κορυφαίοι Ομιλητές –
19 Εισηγμένες Εταιρείες Διεθνής Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και τις
Επενδύσεις στην ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ Συμμετείχαν Κορυφαίοι Αμερικανοί και Διεθνείς Επενδυτές,
Διεθνείς & Ελληνικές Επιχειρήσεις, Διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμοί, Ανώτερα Κυβερνητικά
Στελέχη από Ελλάδα & Αμερική PHOTO GALLERY 1 | PHOTO GALLERY 2 Digital Journal
https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/   Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html 9 Δεκεμβρίου, 2024 Η ακόλουθη
εξαιρετικά ενδιαφέρουσα ΚΥΡΙΑ ΟΜΙΛΙΑ και το ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ με τίτλο
«ACCELERATING THE INVESTMENT MOMENTUM» και « GREEK ECONOMY: Prospects &
Outlook Post Investment Upgrade», περιλαμβάνονταν στην ατζέντα του Συνεδρίου 26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο "Greece - Speeding Ahead Post Investment
Upgrade", που πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία και εξαιρετική συμμετοχή, την Δευτέρα,
9 Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το
«Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς. Η
«Goldman Sachs», η «Morgan Stanley» και η «TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)» ήταν οι
Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο πραγματοποιήθηκε Υπό την Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της
Ελλάδος στη Νέα Υόρκη. To θέμα της ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ κάλυψαν με ομιλίες τους: Ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος Παπαθανάσης Ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος Παπαθανάσης, στην
ομιλία του τόνισε τα εξής: «Η Κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για να
αντιμετωπίσει δομικά προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την
επιχειρηματικότητα, χωρίς να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας μας,
διασφαλίζοντας ταυτόχρονα ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη
επενδύονται εκ νέου στην κοινωνία. Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική
βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο
ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον
μέσο όρο της Ευρωζώνης, χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της
παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της καινοτομίας. Τα ευρωπαϊκά κεφάλαια που
προέρχονται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και το ΕΣΠΑ 2021-2027 αποτελούν
ένα κρίσιμο εργαλείο για τις προοπτικές ανάπτυξης της χώρας. Είναι έτοιμα να
απελευθερώσουν τη δυναμική της χώρας και να δημιουργήσουν πολλές θέσεις εργασίας. Αυτοί
οι πόροι σηματοδοτούν την αυγή μιας νέας εποχής ισχυρής και βιώσιμης ανάπτυξης,
υποστηρίζοντας το στρατηγικό μας σχέδιο μεταρρυθμίσεων, επενδύσεων ψηφιακού και
πράσινου μετασχηματισμού και αναβάθμισης δεξιοτήτων, καθώς και υποστηρίζοντας τις
επιχειρήσεις να γίνουν πιο ανθεκτικές και ανταγωνιστικές. Οι επενδύσεις αποτελούν τους
κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες που σχετίζονται με τον δίδυμο
μετασχηματισμό (ψηφιακό και πράσινο). Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας έχει ισχυρή
έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον δίδυμο μετασχηματισμό, με
δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών πόρων σε μέτρα για κλιματικούς
στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν στους ψηφιακούς στόχους.
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Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την ενίσχυση των ιδιωτικών
επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται αποκλειστικά στις
επιχειρήσεις. Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης
μεταξύ του κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ
ελκυστικός προορισμός για ξένους επενδυτές. Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας.»
Ακολούθησε Πάνελ Συζήτησης με θέμα “GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post
Investment Upgrade” Συντονιστής: κ. Dimitrios Lambropoulos, Partner, Deal Advisory - KPMG
in Greece Ομιλητές: κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays Δρ. Tasos
Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager - Eurobank κ. Filippo Taddei,
Managing Director - Goldman Sachs International Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and
Head of Investment Strategy - Piraeus Bank Ο κ. Dimitrios Lambropoulos Partner, Deal
Advisory - KPMG in Greece τόνισε: «Πιστεύω ότι η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας από την
Ελλάδα αποτελεί ένα καθοριστικό ορόσημο στην οικονομική της πορεία, αντανακλώντας
χρόνια διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων, δημοσιονομικής πειθαρχίας και ανθεκτικότητας. Αυτή η
επιτυχία έχει ενισχύσει τη θέση της Ελλάδας τόσο στις ευρωπαϊκές όσο και στις παγκόσμιες
αγορές, ανοίγοντας την πρόσβαση σε διεθνείς πηγές κεφαλαίων, μειώνοντας το κόστος
δανεισμού και προσελκύοντας θεσμικούς επενδυτές που προηγουμένως δεν μπορούσαν να
συμμετάσχουν στην οικονομία της. Η νέα αυτή κατάσταση προσφέρει μια μοναδική ευκαιρία να
κατευθυνθούν επενδύσεις σε βασικούς τομείς ανάπτυξης, όπως οι ανανεώσιμες πηγές
ενέργειας, η τεχνολογία, οι υποδομές και ο τουρισμός. Αυτοί οι τομείς έχουν τη δυνατότητα να
προωθήσουν τη βιώσιμη ανάπτυξη, να δημιουργήσουν θέσεις εργασίας και να ενισχύσουν την
παγκόσμια ανταγωνιστικότητα της Ελλάδας. Ωστόσο, αναγνωρίζω ότι αυτή η επιτυχία έρχεται
σε ένα σύνθετο παγκόσμιο περιβάλλον. Γεωπολιτικοί κίνδυνοι, όπως οι εξελισσόμενες σχέσεις
ΗΠΑ-Κίνας και οι επιπτώσεις των πρόσφατων εκλογών στις ΗΠΑ, προσθέτουν επίπεδα
αβεβαιότητας στις παγκόσμιες αγορές. Ταυτόχρονα, προκλήσεις όπως οι πληθωριστικές
πιέσεις και τα ζητήματα ενεργειακής ασφάλειας απαιτούν εγρήγορση και προσαρμοστικότητα.
Για να διατηρηθεί αυτή την πορεία, πρέπει να συνεχιστούν οι μεταρρυθμίσεις, να αξιοποιηθούν
στρατηγικά τα ευρωπαϊκά κεφάλαια και να διασφαλιστεί η δημοσιονομική σταθερότητα. Η
συνεργασία μεταξύ κυβέρνησης, ιδιωτικού τομέα και χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων θα είναι
κρίσιμη για να αξιοποιηθούν πλήρως οι ευκαιρίες που έχει ανοίξει η επενδυτική βαθμίδα». Ο κ.
Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays συζήτησε για τις βασικές τάσεις στις αγορές
συναλλάγματος ενόψει των πιθανών αλλαγών στην εμπορική πολιτική των ΗΠΑ το επόμενο
έτος, καθώς και τις επιπτώσεις τους για την Ελλάδα. O Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief
Economist, Deputy General Manager - Eurobank τόνισε «Εν μέσω ενός διεθνούς οικονομικού
περιβάλλοντος που χαρακτηρίζεται από γεωστρατηγική και οικονομική αβεβαιότητα, η ελληνική
οικονομία συνεχίζει να υπεραποδίδει του περιγύρου της. Οι ρυθμοί αύξησης του ΑΕΠ
αναμένεται να παραμείνουν γύρω ή πάνω από το 2% μεσοπρόθεσμα. Οι κύριοι μοχλοί
ανάπτυξης είναι οι επενδύσεις από το Ταμείο Ανθεκτικότητας και Ανάκαμψης και οι
συνδεόμενες μεταρρυθμίσεις, η καλή επίδοση του τουρισμού, ο ευεργετικός αντίκτυποw της
ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας στην προσέλκυση επενδύσεων και στο κόστος
χρηματοδότησης, τα υγιή μεγέθη του ελληνικού τραπεζικού τομέα, που επιτρέπουν
απρόσκοπτη χρηματοδότηση της ανάπτυξης, και η υπεραπόδοση των δημόσιων οικονομικών,
με πρωτογενή δημοσιονομικά πλεονάσματα άνω του 2% του ΑΕΠ και σταθερή μείωση του
λόγου χρέους προς ΑΕΠ, γεγονός που ενισχύει την βιωσιμότητα της οικονομίας. Ωστόσο, η
στροφή προς ένα μοντέλο ανάπτυξης περισσότερο βασισμένο στις εξαγωγές και τις
επενδύσεις εξακολουθεί να εξελίσσεται. Οι μακροπρόθεσμες προκλήσεις περιλαμβάνουν την
-ακόμα υψηλή- εξάρτηση του ΑΕΠ από την κατανάλωση, ένα μείγμα εξειδικεύσεων που κλίνει
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προς δραστηριότητες χαμηλής τεχνολογίας και χαμηλής γνώσης, έλλειμμα στο ισοζύγιο
τρεχουσών συναλλαγών και δυσμενείς δημογραφικές προβλέψεις. Η βασική παράμετρος για
την αντιμετώπιση όλων αυτών των ζητημάτων είναι ο βαθμός επιτυχίας στην προσέλκυση
επενδύσεων, όχι μόνο δημόσιων και ΣΔΙΤ, αλλά και ιδιωτικών. Για την επίτευξη οικονομικής
σύγκλισης, το μερίδιο των επενδύσεων στο ΑΕΠ θα πρέπει, τουλάχιστον, να προσεγγίσει τον
μέσο όρο της Ευρωζώνης του 22%, σε σύγκριση με 15% στο τέλος του 2023. Αυτό απαιτεί 8%
πραγματική αύξηση των επενδύσεων ετησίως μέχρι το τέλος της δεκαετίας, μια επίδοση που
επετεύχθη τελευταία φορά τη δεκαετία του 1950. Επιπλέον, αυτές οι επενδύσεις θα πρέπει να
περιλάβουν, πέρα από τον τουρισμό και τα ακίνητα, και άλλους παραγωγικούς και
τεχνολογικά προηγμένους τομείς, κατά προτίμηση εξαγωγικούς, ώστε να γεφυρωθεί το χάσμα
με τις εισαγωγές. Αυτός είναι ένας δύσκολος αλλά εφικτός στόχος. Ωστόσο, για να τον πετύχει,
η Ελλάδα πρέπει να τηρήσει τη φιλόδοξη ατζέντα της για διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις που θα
βελτιώσουν περαιτέρω το οικονομικό περιβάλλον. Αυτές περιλαμβάνουν επιτάχυνση της
δικαιοσύνης, ολοκλήρωση χρήσεων γης και χωροταξίας, αύξηση της αποτελεσματικότητας της
δημόσιας διοίκησης, εκσυγχρονισμό της εκπαίδευσης, μείωση των φόρων στην παραγωγή και
στους μισθούς και, γενικότερα, βελτίωση της ποιότητας των θεσμών και του κράτους δικαίου. Η
αφύπνιση της Ευρώπης στις νέες γεωοικονομικές πραγματικότητες, θα δημιουργήσει ευκαιρίες
για επενδύσεις στην τεχνολογία, την άμυνα και την ενέργεια και η Ελλάδα πρέπει -και είναι σε
θέση- να εκμεταλλευτεί αυτές τις εξελίξεις.» Ο κ. Filippo Taddei, Managing Director - Goldman
Sachs International τόνισε στην παρουσίασή του ότι αναμένει ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να
υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης Νότιας Ευρώπης και της Ευρωζώνης το 2025. Οι
προοπτικές για το 2025 για την Ευρώπη θα δεχθούν πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ και
κάποια αύξηση του πραγματικού διαθέσιμου εισοδήματος θα κρατήσει την Ευρωζώνη μακριά
από την ύφεση παρέχοντας, σύμφωνα με τις προσδοκίες μας, αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,8% το
επόμενο έτος. Εν τω μεταξύ, η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση. Η
αγορά εργασίας έχει το υψηλότερο ποσοστό απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ, το
οποίο εκτείνεται από τις υπηρεσίες έως τη μεταποίηση. Όμως, σε αντίθεση με τις άλλες
οικονομίες της περιοχής, η ανάκαμψη της απασχόλησης στην Ελλάδα συνοδεύεται από μια
αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας που επωφελείται από την άνω του μέσου όρου
αύξηση των επενδύσεων. Κατά την άποψή μου, η ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις
δυνατότητες ανάπτυξης μέχρι το επόμενο έτος, με μια διευρυμένη ευκαιρία για συνεχή αύξηση
των κεφαλαιακών δαπανών που εξακολουθούν να είναι 5% του ΑΕΠ κάτω από το 2010. Η
Ελλάδα βρίσκεται σε μια αρκετά μοναδική θέση για τα επόμενα δύο χρόνια: μπορεί ακόμη να
επωφεληθεί από την έκτακτη δημοσιονομική στήριξη των ευρωπαϊκών προγραμμάτων που θα
της επιτρέψει, ταυτόχρονα, να ενισχύσει τις κεφαλαιουχικές δαπάνες και τις επενδύσεις
διατηρώντας το δημοσιονομικό της έλλειμμα μεταξύ των χαμηλότερων στη ζώνη του ευρώ. Η
επέκταση της ανάκαμψης στις υπηρεσίες υψηλής προστιθέμενης αξίας, ενώ η μεταποίηση
συνεχίζει να βελτιώνεται, είναι η επόμενη πρόκληση για την ελληνική οικονομία. Η ευρωπαϊκή
δημοσιονομική στήριξη, η πολιτική σταθερότητα και η δέσμευση για τη συνέχιση της αύξησης
του μεριδίου του ελληνικού χρέους στην αγορά διαμορφώνουν το μακροοικονομικό τοπίο για
να κερδίσει η Ελλάδα μια πρόσθετη αναβάθμιση της βαθμίδας στις επερχόμενες
αξιολογήσεις.» «Ο Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy -
Piraeus Bank, στα σχόλια του ανέφερε ότι η ελληνική οικονομία συνεχίζει να ξεπερνά τις
ευρωπαϊκές επιδόσεις παρά το γεγονός ότι λειτουργεί σε ένα περιβάλλον αυξανόμενων
παγκόσμιων πολιτικών και γεωπολιτικών κινδύνων. Τους κύριους μοχλούς της αναπτυξιακής
αυτής εξαίρεσης αποτελούν τόσο η ανάγκη να καλυφθεί ένα σημαντικό αναπτυξιακό κενό σε
συνδυασμό με την άφθονη χρηματοδότηση από ευρωπαϊκές πηγές όπως και η ανάγκη για
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αύξηση της κατανάλωσης. Σύμφωνα με τον κ. Λεκκό βασικοί τομείς που επωφελούνται από
την ανάκαμψη αυτή είναι οι παραδοσιακοί τομείς όπως ο τουρισμός και τα ακίνητα οι οποίοι
όμως συνοδεύονται και από αναδυόμενες δυνάμεις όπως logistics, data centers & IT,
φαρμακευτικός κλάδος, ναυπηγοεπισκευή, έργα υποδομών και επεξεργασίας  τροφίμων. Όμως
ιδιαίτερης σημασίας είναι ο τομέας των ανανεώσιμων πηγών και πράσινης ενέργειας τόσο για
τον οικονομικό αντίκτυπο στην ελληνική οικονομία όσο και για τον στρατηγικό και γεωπολιτικό
του ρόλο.» ****************************** ΤΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΔΙΟΡΓΑΝΩΘΗΚΕ: Σε Συνεργασία: New
York Stock Exchange – NYSE & Athens Exchange Group (ATHEX Group) Υπό την Αιγίδα: του
Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών
Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη Αυτή η διεθνής
συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε χρόνο,
ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την πορεία των
26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια προβολής
της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό. Το Συνέδριο διοργανώθηκε σε
μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη συμμετοχή Κορυφαίων Αμερικανών και
Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών & Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών & Ελληνικών Τραπεζών &
Οργανισμών, Ανώτερων Κυβερνητικών Στελεχών (4 Ελλήνων Υπουργών), 19 Εισηγμένων
Εταιριών, και 97 Κορυφαίων Ομιλητών. Το φετινό Φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η
ανάκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία,
προσελκύοντας μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες
ρευστότητας. Το καθεστώς αυτό της αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για σημαντικές εισροές
ξένων κεφαλαίων, οι οποίες διευκολύνονται και από τις σημαντικές προσπάθειες που έχουν
γίνει στον τομέα της ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Η χώρα πλέον προσφέρει
τη δυνατότητα για επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές, τουρισμός & φιλοξενία, real
estate, και ενέργεια. Η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων
παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές. Το
Συνέδριο άνοιξε, ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος
απευθύνθηκε στους επενδυτές με γραπτό μήνυμα που διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ.
Νικόλας Μπορνόζης. Συμμετείχαν οι Υπουργοί Υποδομών & Μεταφορών, κ. Χρήστος
Σταϊκούρας - τ. Υπουργός Οικονομικών, η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα.
Νίκη Κεραμέως, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος
Παπαθανάσης, και η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα. Αλεξάνδρα Σδούκου.
Κυβερνητικοί Εκπρόσωποι: κα. Μαίρη Ψύλλα, Γενική Γραμματέας Φορολογικής Πολιτικής,
Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Ορέστης Καβαλάκης, Διοικητής της Ειδικής
Υπηρεσίας Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης, Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, κ. Δημήτριος Τσάκωνας, Γενικός Διευθυντής – Οργανισμός Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους, κ. Γιώργος Πιτσιλής, Διοικητής Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Εσόδων
(ΑΑΔΕ), και ο κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης, τ. Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας. Την Αμερικάνικη
Κυβέρνηση εκπροσώπησε : • H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the Hellenic
Republic - U.S. Embassy in Athens. Την European Investment Bank εκπροσώπησε o κ.
Γιάννης Τσακίρης, Vice President. Το Χρηματιστήριο Αθηνών εκπροσώπησε ο κ. Γιάννος
Κοντόπουλος, CEO - Athens Exchange Group, (μέσω webcast), και τo Enterprise Greece ο
Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, CEO. Το Συνέδριο στήριξαν με τη συμμετοχή τους εκπρόσωποι
από: v τις μεγαλύτερες ελληνικές τράπεζες: 1) τις 4 συστημικές τράπεζες, Alpha Bank -
Eurobank - Εθνική - Πειραιώς, 2) την Attica Bank και την Hellenic Development Bank of
Investments (HDBI ex TANEO), και 3) από: v τις σημαντικότερες Global Investment Banks •
Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International • Morgan Stanley • Nomura • AXIA
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Ventures Group. 4) Σε ειδικό πάνελ συμμετείχαν ως ομιλητές εκπρόσωποι των: AXIA Ventures
Group - Brook Lane Capital - CVC Capital Partners • Grifon Capital Advisors • Oaktree. v 19
Εισηγμένες Εταιρίες : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services &
Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens International
Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica
Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor
S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK
TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL
Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) • Metlen Energy &
Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) • Piraeus Financial
Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC
(ATH:TRASTOR). Στο επίσημο μεσημεριανό γεύμα κεντρική ομιλία έκαναν : ο Υπουργός
Υποδομών & Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας, ο κ. Χρήστος Μεγάλου, Chief Executive
Officer, Piraeus Group, και η κα. Ελένη Βρεττού, CEO, Attica Bank. Εισαγωγικές ομιλίες
έκαναν οι : κ. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO -
Athens Exchange Group, και Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd.
(NYSE: TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018. Το Συνέδριο έκλεισε τις εργασίες του με
επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου απονεμήθηκε το "2024 Capital Link Hellenic
Leadership Award" στον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα, Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως
αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας
και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της
Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας. Ο Δρ. Γιάννης
Στουρνάρας πραγματοποίησε Κύρια Ομιλία. Το Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η
Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα. Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα
προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & Co. «GREEK
AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης Στο πλαίσιο του “26ου
Ετήσιου Capital Link Invest in Greece Forum”, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργανώνεται για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των
Ελληνοαμερικανικών και των Ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης θα χτυπήσουν το “Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος
των εργασιών” της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange.
Χορηγοί: Κύριοι Χορηγοί: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation - TEN
Ltd. Πλατινένιος Χορηγός: Attica Bank Χρυσοί Χορηγοί: Barclays • BNP Paribas • EY • Nomura
• Piraeus Group Μεγάλοι Χορηγοί: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA Ventures
Group • OTE Group of Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of Companies •
HELLENiQ Energy • KPMG • Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank of Greece •
Public Power Corporation – PPC • PwC • Qualco Group • Reed Smith Χορηγοί: AKL Law Firm
• Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • AVAX Group •
Bernitsas Law • Colliers Greece • Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real Estate •
Elikonos Capital IFM • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International • IDEAL
Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development • LIBRA
GROUP • Machas & Partners Law Firm • Metropoulos Family Foundation • Oliver Wyman •
Pfizer • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners Law • KENTRIKI – Savils Hellas •
Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Υποστηρικτές Χορηγοί: DECA Investments
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• Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage Company SA • EOS Capital
Partners • Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • NBG Securities
• OPAP S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth
Consultants Ελληνικές Χρηματιστηριακές Εταιρείες: • NBG Securities Με την υποστήριξη των
εταιρειών: Brook Lane Capital • CVC • Google • Grifon Capital Advisors • Hellenic
Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO) • Hotel Investment Partners (HIP) •
Microsoft • MSCI • Oaktree Χορηγός Cocktail Reception: Navios Maritime Partners L.P.
Χορηγοί Dinner: Onassis Group • Red Apple Group ΥΠΟ THN ΑΙΓΙΔΑ: του Γενικού Προξενείου
της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης
- Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη ΦΟΡΕΙΣ ΥΠΟΣΤΗΡΙΞΗΣ: • AHEPA • AHI -
American Hellenic Institute • Cyprus - US Chamber of Commerce • Deon Policy Institute • EFM
- European Financial Management Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean
Business Culture Alliance • Endeavor • European American Chamber of Commerce, New York
• Hellenic Federation of New Jersey • HABA - Hellenic American Bankers Association • HAT –
Hellenic Association of Treasurers • Hellenic American Chamber of Commerce • HIAS -
Hellenic Institute of Advanced Studies • Intercollegiate Hellenic Society Global – IHS Global •
HLA - Hellenic Lawyers Association • HMS – Hellenic Medical Society of New York • HPW -
Hellenic Professional Women Inc. • HAWK - Hellenic American Women's Council • Leadership
100 • SIDO - State International Development Organizations, Inc. • THI - The Hellenic Initiative
• World Hellenic Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) ΧΟΡΗΓΟΙ ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑΣ:
Official TV Media Partner: MEGA TV Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian
News Agency Greek Print & Digital News: tovima.com – TA NEA - in.gr – ot.gr
AllAboutShipping.co.UK • Banking News • World Energy News Greek American Media:
Εθνικός Κήρυξ – The National Herald Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by
Mignatiou.Com • Greek News USA • Hellenic DNA • Hellenic News of America Greek
American Supporting Television Partner: New Greek Television International Media: Greek
Reporter ****************************** Για περισσότερες πληροφορίες, παρακαλούμε
απευθυνθείτε: ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ // κα Όλγα Μπορνόζη & κα Ελένη Μπέη Τηλ: +1 212 661 75 66 -
Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ΑΘΗΝΑ // κυρίες Βικτώρια Τσουκαλά
& Αθηνά Κοσμαδάκη Τηλ. +30 210 6109800 Email : vtsoukala@capitallink.com ;
athensoffice@capitallink.com ; Ή επισκεφθείτε:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html www.capitallink.com
www.capitallinkforum.com Η ΤΑΥΤΟΤΗΤΑ ΤΗΣ CAPITAL LINK Με έδρα τη Νέα Υόρκη και
παρουσία στο Λονδίνο, την Αθήνα και το Όσλο, η Capital Link δραστηριοποιείται από το 1995
στον τομέα των Επενδυτικών Σχέσεων και Επικοινωνίας (Investor Relations & Financial
Communication) παρέχοντας συμβουλευτικές υπηρεσίες στο τομέα των χρηματοοικονομικών
επικοινωνιών και των επιχειρήσεων με στρατηγική εστίαση στους τομείς της ναυτιλίας, των
εμπορευμάτων και της ενέργειας, των MLP, των Closed_End Funds καθώς και των ETF. Η
Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange και συνεργάζεται στενά με το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης, το NASDAQ και το Χρηματιστήριο του Λονδίνου καθώς και με σημαντικούς
διεθνείς και παγκόσμιους οργανισμούς του κλάδου, εστιάζοντας στους κύριους τομείς της
δραστηριότητος της. Επιπλέον η Capital Link διοργανώνει ετησίως μία σειρά 18 Συνεδρίων,
webinars, και podcasts τα οποία επικεντρώνονται στον ναυτιλιακό τομέα, σε 10 χώρες στις
ΗΠΑ, Ευρώπη και Ασία, στα μεγαλύτερα ναυτιλιακά κέντρα παγκοσμίως όπως: Νέα Υόρκη,
Λονδίνο, Όσλο, Αμβούργο, Αθήνα, Λεμεσό, Σαγκάη, Σιγκαπούρη, Τόκυο, και Χόνγκ Κόνγκ και
όλα φημίζονται διότι παρέχουν ένα μοναδικό συνδυασμό πληροφοριακού περιεχομένου,
ευκαιριών μάρκετινγκ και δικτύωσης. Η Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange. Εκτός
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από τα συνέδρια, η Capital Link διοργανώνει Webinars με έμφαση σε επενδυτικές στρατηγικές,
σε διάφορους τομείς και  κρίσιμα θέματα ενδιαφέροντος για την επενδυτική κοινότητα και
εταιρικές παρουσιάσεις. Η παγκόσμια πλατφόρμα μάρκετινγκ της Capital Link ενισχύει την
προβολή και την εμβέλεια αυτών των γεγονότων σε παγκόσμια κλίμακα, με διάρκεια  πέραν
της ημερομηνίας κατά την οποία πραγματοποιείται το κάθε γεγονός, καθιστώντας ένα συνεχές
σημείο αναφοράς για τους συμμετέχοντες στην αγορά. Οι προσπάθειες και η συμβολή της
Capital Link έχουν αναγνωριστεί το 2023 από το HABA – Hellenic American Association for
Professionals in Finance στη Νέα Υόρκη, το 2018 από τα Finance Monthly CEO Awards, το
2016 από το Wealth & Finance Magazine - από το International Propeller Club of the United
States στην Αθήνα και από το AHI-American Hellenic Institute στην Washington, το 2013 και το
2012 από το InterContinental Finance Magazine, και επίσης το 2011 από τα Lloyds’s List
Greek Shipping Awards στην Αθήνα.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-“THE NEW ENERGY LANDSCAPE IN GREECE”
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ “THE NEW ENERGY LANDSCAPE IN GREECE” ΚΥΡΙΑ ΟΜΙΛΙΑ Η
Υφυπουργός Περιβάλλοντος & Ενέργειας, Κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου “THE NEW ENERGY
LANDSCAPE IN GREECE” Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
Series "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade"   Δευτέρα,  9 Δεκεμβρίου, 2024 –
Νέα Υόρκη 24 Ενότητες – 97 Κορυφαίοι Ομιλητές Διεθνής Συνάντηση Κορυφής για την
Ελληνική Οικονομία και τις Επενδύσεις στην ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ Συμμετείχαν Κορυφαίοι Αμερικανοί
και Διεθνείς Επενδυτές, Διεθνείς & Ελληνικές Επιχειρήσεις, Διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμοί,
Ανώτερα Κυβερνητικά Στελέχη από Ελλάδα & Αμερική Photo Gallery 1 | Photo Galery 2 Digital
Journal https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 Η
ακόλουθη εξαιρετικά ενδιαφέρουσα ΚΥΡΙΑ ΟΜΙΛΙΑ με τίτλο «THE NEW ENERGY
LANDSCAPE IN GREECE» περιλαμβάνονταν στην ατζέντα του Συνεδρίου 26th Annual Capital
Link Invest in Greece Forum Series με τίτλο "Greece - Speeding Ahead Post Investment
Upgrade", που πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία και εξαιρετική συμμετοχή, την Δευτέρα,
9 Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το
«Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς. Η
«Goldman Sachs», η «Morgan Stanley» και η «TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)» ήταν οι
Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο πραγματοποιήθηκε Υπό την Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της
Ελλάδος στη Νέα Υόρκη. To θέμα της ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ κάλυψε με ομιλία της η Υφυπουργός
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα. Αλεξάνδρα Σδούκου. H Υφυπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, κα. Αλεξάνδρα Σδούκου, στην ομιλία της τόνισε τα εξής: «Θέλω να ευχαριστήσω
τον κ. και την κα. Μπορνόζη για την πρόσκληση σε αυτό το εξαιρετικό φόρουμ που λειτουργεί
ως σημαντική γέφυρα μεταξύ της Ελλάδας και της διεθνούς επενδυτικής κοινότητας.   Και, αν
μου επιτρέπετε, εν μέσω μίας μοναδικής χρονικής συγκυρίας, καθώς βρισκόμαστε σε μια
εποχή διεθνών συγκρούσεων, αβεβαιότητας και περιφερειακών εντάσεων που απειλούν να
εξελιχθούν σε παγκόσμια κρίση.   Μια εποχή όπου η ασφάλεια είναι ζητούμενο και η
παγκόσμια ηγεσία χρειάζεται ενίσχυση.   Ασφάλεια και ηγεσία.   Τα δύο βασικά στοιχεία που
χρειαζόμαστε για να πορευτούμε σε αυτές τις δύσκολες εποχές.   Μέσα σε όλο αυτό, η Ελλάδα
έχει επιτύχει σημαντικά πράγματα στον τομέα της ενέργειας που πριν λίγα χρόνια έμοιαζαν
σχεδόν αδύνατα.   Αυτές οι επιτυχίες δεν συνέβησαν από τη μια μέρα στην άλλη. Απαιτήθηκε
ισχυρή δέσμευση από την κυβέρνησή μας και σημαντικές επενδύσεις στον ενεργειακό τομέα.  
Εκτιμούμε ότι οι επενδύσεις σε μεγάλα έργα στην ελληνική αγορά έφτασαν τα ~18
δισεκατομμύρια ευρώ την τελευταία δεκαετία… χωρίς να περιλαμβάνονται οι επενδύσεις σε
μικρότερα και μεσαία έργα.   Η Ελλάδα έχει σημειώσει σημαντική πρόοδο στον ενεργειακό
τομέα και προσπαθεί να θέσει ένα παράδειγμα σε ένα ευρωπαϊκό και παγκόσμιο περιβάλλον
γεμάτο προκλήσεις.   1. Πρώτον, αντιμετωπίζουμε γεωπολιτικές εντάσεις.   Συγκρούσεις όπως
ο πόλεμος στην Ουκρανία και οι εντάσεις στη Μέση Ανατολή—περιοχές ζωτικής σημασίας για
την παγκόσμια ενεργειακή προσφορά—έχουν αυξήσει τα κόστη, έχουν διαταράξει τις
εφοδιαστικές αλυσίδες και εγείρουν ανησυχίες για τη σταθερότητα. Η πραγματικότητα είναι ότι
οι παγκόσμιες αγορές φυσικού αερίου περιορίζονται, αυξάνοντας τα κόστη για την Ευρώπη. Με
τον χειμώνα να αναμένεται πιο ψυχρός από τον προηγούμενο, η Ευρώπη έχει αυξήσει τις
εισαγωγές υγροποιημένου φυσικού αερίου (LNG), ειδικά από τις Ηνωμένες Πολιτείες, αλλά
παραμένει εξαρτημένη.   Επιπλέον, αβεβαιότητα υπάρχει για το πόσο φυσικό αέριο θα έρθει
μέσω των ρωσικών αγωγών μετά την 1η Ιανουαρίου.   2. Δεύτερον, οι ενεργειακές τιμές

https://www.amna.gr/pr-view/319672
https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html


https://www.amna.gr/

 Publication date: 11/12/2024 23:06

 Similar Stats ranking (Greece): 829

 https://www.amna.gr/pr-view/319672

παραμένουν σοβαρή πρόκληση.   Παρά την ηγετική θέση της Ευρώπης στις ανανεώσιμες
πηγές ενέργειας, εξακολουθούμε να αντιμετωπίζουμε υψηλές τιμές και αστάθεια. Το 2024, οι
τιμές φυσικού αερίου στην ΕΕ ήταν σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ οι
τιμές ηλεκτρικής ενέργειας για τη βιομηχανία ήταν περίπου 2,5 φορές υψηλότερες.   Αυτή η
διαφορά οφείλεται κυρίως στην εξάρτηση της Ευρώπης από εισαγόμενα ορυκτά καύσιμα, σε
αντίθεση με τις ΗΠΑ που εξάγουν ενέργεια.   Υπήρξαν επίσης μεγάλες αποκλίσεις τιμών εντός
της Ευρώπης.   Για παράδειγμα, στις 11 Ιουλίου 2024, η ωριαία τιμή ηλεκτρικής ενέργειας στην
Ουγγαρία έφτασε τα €940/MWh, ενώ στην γειτονική Αυστρία ήταν μόλις €61/MWh—μια
διαφορά δεκαπενταπλάσια.   Αυτό είναι ένα ζήτημα που ο Έλληνας Πρωθυπουργός πιέζει
έντονα την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να επιλύσει.   3. Τρίτον, η ανάπτυξη ενεργειακών υποδομών
είναι αργή.   Έργα ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και αναβαθμίσεις δικτύου συχνά χρειάζονται
χρόνια για να ολοκληρωθούν. Επίσης, η έλλειψη επαρκών διασυνδέσεων στην Ευρώπη
παραμένει σοβαρή πρόκληση, συμβάλλοντας σε υψηλότερες τιμές ενέργειας και μειωμένη
αποδοτικότητα της αγοράς.   Τελικά, οι καταναλωτές ρωτούν: «Πότε θα ωφεληθούμε από
φθηνότερη ενέργεια από ΑΠΕ;»   4. Τέταρτον, η Ευρώπη υστερεί σε ανταγωνιστικότητα στην
παραγωγή καθαρής τεχνολογίας.   Παρόλο που η Ευρώπη υστερεί στην έρευνα και την
καινοτομία και δυσκολεύεται να αξιοποιήσει την όποια πρόοδο σημειώνεται σε μεγάλη κλίμακα.
  Αντίθετα, η Κίνα κινείται γρήγορα, διατηρώντας χαμηλά κόστη παραγωγής, ελέγχοντας τις
εφοδιαστικές αλυσίδες, παρέχοντας σημαντικές κρατικές επιδοτήσεις και επιταχύνοντας τις
διαδικασίες έγκρισης.   Αυτοί οι παράγοντες δημιουργούν ένα ισχυρό περιβάλλον για
επενδύσεις και ανάπτυξη, κάτι στο οποίο η Ευρώπη πρέπει να επικεντρωθεί περισσότερο.
Παρά τις προκλήσεις αυτές, η Ελλάδα έχει παραμείνει επικεντρωμένη και έχει πετύχει
αξιοσημείωτες προόδους στον ενεργειακό τομέα τα τελευταία πέντε χρόνια.   1. Πρώτον, η
Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντική μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου (GHG),
ξεπερνώντας τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ).   Οι εκπομπές της Ελλάδας όμως,
αντιπροσωπεύουν περίπου το 0,15% των παγκόσμιων εκπομπών. Ακόμα κι αν τις μηδενίζαμε
αύριο, θα ήταν μόνο "μία σταγόνα στον ωκεανό".   Μεταξύ 2005 και 2022, η Ελλάδα μείωσε τις
καθαρές εκπομπές της κατά 43%, ξεπερνώντας τη μείωση 24% της ΕΕ κατά την ίδια περίοδο.  
Αυτή η πρόοδος οφείλεται κυρίως στη μείωση κατά 62% των εκπομπών CO2 από την
ηλεκτροπαραγωγή. Αυτή η μείωση επιτεύχθηκε με την κατάργηση των λιγνιτικών μονάδων—οι
εκπομπές από λιγνίτη μειώθηκαν κατά 83%.   Το 2024, ο λιγνίτης αντιστοιχούσε μόνο στο 6%
της ηλεκτροπαραγωγής μας και μέχρι το 2028, δεσμευόμαστε για πλήρη κατάργηση του.   2.
Παράλληλα, έχουμε διπλασιάσει την εγκατεστημένη δυναμικότητα ΑΠΕ από το 2018.   Σήμερα,
πάνω από το 50% της ηλεκτρικής ενέργειας προέρχεται από ΑΠΕ, όπως φωτοβολταϊκά και
αιολικά, ενώ το ποσοστό είναι ακόμη υψηλότερο αν συμπεριληφθούν τα υδροηλεκτρικά. Η
Ελλάδα αναγνωρίζεται πλέον ως παγκόσμιος ηγέτης στην ενσωμάτωση ηλιακής και αιολικής
ενέργειας στο δίκτυο.   Στόχοι:   · Μέχρι το τέλος της δεκαετίας, στοχεύουμε το 75% της
ηλεκτρικής μας ενέργειας να προέρχεται από ΑΠΕ.   · Μέχρι το 2035, το ποσοστό αυτό θα
ανέλθει σχεδόν στο 96%.   Για να πετύχουμε αυτούς τους στόχους, προωθούμε νέες μορφές
ενέργειας.   Η υπεράκτια αιολική ενέργεια είναι μία από τις βασικές μας προτεραιότητες, με
προγραμματισμένη δυναμικότητα 1,9 GW έως το 2032.   Επεκτείνουμε την παραγωγή
βιομεθανίου σε 2 TWh έως το 2030 και 3,5 TWh έως το 2040.   Παράλληλα, προχωρούμε
σταθερά στην παραγωγή πράσινου υδρογόνου, με στόχο 1 TWh έως το 2030 και αύξηση σε
20 TWh έως το 2050.   Η αποθήκευση ενέργειας είναι επίσης κρίσιμο μέρος της στρατηγικής
μας.   Μέχρι το 2030, σχεδιάζουμε την εγκατάσταση 6,2 GW δυναμικότητας αποθήκευσης
ενέργειας.   Αυτό θα διασφαλίσει την αξιοπιστία και την ευελιξία του ενεργειακού μας
συστήματος.   Ήδη, υπάρχει επενδυτικό ενδιαφέρον τριπλάσιο από αυτό που χρειαζόμαστε.  
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Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές.   Μέσω ενός φιλόδοξου προγράμματος,
δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη Νοτιοανατολική Ευρώπη.   Αυτό θα
συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου, μετατρέποντας την
Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα.   Μέχρι το 2035, η Ελλάδα θα εξάγει
3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 TWh.   Πέρα από τα έργα ΑΠΕ
και τις διασυνδέσεις, εδραιώνουμε μια ισχυρή αλυσίδα αξίας για την αποθήκευση και
αξιοποίηση άνθρακα, δείχνοντας τη δέσμευσή μας για μείωση των εκπομπών στις βιομηχανίες
που είναι δύσκολο να αποδεσμευθούν από τον άνθρακα.   Η πρώτη εγκατάσταση
αποθήκευσης άνθρακα βρίσκεται υπό κατασκευή και αναμένεται να λειτουργήσει το 2027.   Η
ρεαλιστική μας προσέγγιση περιλαμβάνει επίσης το φυσικό αέριο, το καθαρότερο ορυκτό
καύσιμο, ως μέρος του ενεργειακού μας μίγματος για τις επόμενες δεκαετίες.   Ένα σημαντικό
ορόσημο είναι η ολοκλήρωση του FSRU Αλεξανδρούπολης—μια επένδυση ~€360 εκατ.—με
δυναμικότητα επαναεριοποίησης 5,5 bcm/έτος, που μειώνει την εξάρτηση από το ρωσικό
φυσικό αέριο και ενισχύει την ενεργειακή ασφάλεια στη Νοτιοανατολική Ευρώπη.   Ένα άλλο
σημαντικό έργο είναι ο Κάθετος Διάδρομος, όπου συνεργαζόμαστε με έξι χώρες—Βουλγαρία,
Ρουμανία, Ουγγαρία, Σλοβακία, Μολδαβία και Ουκρανία—για να δημιουργήσουμε εναλλακτικές
διαδρομές προμήθειας φυσικού αερίου.   Οι τερματικοί σταθμοί LNG Ρεβυθούσας και
Αλεξανδρούπολης είναι βασικά μέρη αυτού του συστήματος, με συνολική δυναμικότητα
αποθήκευσης 378.500 κυβικών μέτρων και δυναμικότητα επαναεριοποίησης 12,5 bcm/έτος.  
Τέλος, το αναθεωρημένο Εθνικό Σχέδιο για την Ενέργεια και το Κλίμα της Ελλάδας παρέχει
έναν σαφή οδικό χάρτη, με επενδύσεις που ξεπερνούν τα €436 δισ. έως το 2050. Αυτό
δημιουργεί σημαντικές ευκαιρίες για ιδιωτικά κεφάλαια σε τομείς όπως οι ανανεώσιμες πηγές
ενέργειας, η αποθήκευση ενέργειας, οι διεθνείς και εγχώριες διασυνδέσεις, τα έξυπνα δίκτυα
και η ηλεκτροκίνηση.   Μέχρι το 2030, προγραμματίζουμε επενδύσεις ύψους €95,9 δισ. Στην
έκδοση του 2019, αυτό το ποσό ήταν €44 δισ. Έτσι, μέσα σε 5 χρόνια, υπερδιπλασιάσαμε τους
πράσινους επενδυτικούς στόχους μας για τη δεκαετία.   Παράλληλα, αξιοποιούμε μια σειρά
από δημόσια χρηματοδοτικά εργαλεία για να ενθαρρύνουμε και να μειώσουμε τους κινδύνους
για τις ιδιωτικές επενδύσεις. Κάνοντας, έτσι, την Ελλάδα έναν από τους πιο ελκυστικούς
προορισμούς για πράσινες επενδύσεις στον κόσμο!   Και αυτές είναι επενδύσεις που θα
μεταμορφώσουν τη χώρα μας.   Οι επενδύσεις ύψους €436 δισ. που απαιτούνται τα επόμενα
25 χρόνια για να επιτύχουμε τον στόχο του μηδενικού αποτυπώματος άνθρακα έως το 2050
έχουν απόλυτα θετική επίδραση στην οικονομία μας.   Σύμφωνα με μελέτη της McKinsey για
τον κοινωνικοοικονομικό αντίκτυπο της πορείας μας προς τον στόχο μηδενικού άνθρακα έως
το 2050, αυτές οι επενδύσεις θα συμβάλουν κατά 2,5% στο ΑΕΠ μας και θα δημιουργήσουν και
διατηρήσουν 200.000 θέσεις εργασίας για τα επόμενα 25 χρόνια.   Κλείνοντας, θέλω να
επιστρέψω στο σημείο που ανέφερα στην αρχή.   Είμαστε μια μικρή χώρα σε έναν μεγάλο
κόσμο που απεγνωσμένα χρειάζεται ασφάλεια και ηγεσία.  Είμαστε μικροί, αλλά
ανταποκρινόμαστε στις περιστάσεις. Κάνουμε το καθήκον μας!   Ηγούμαστε με το παράδειγμά
μας, δείχνοντας πώς η κλιματική δράση μπορεί να συνδυαστεί με την οικονομική ανάπτυξη.  
Ενισχύουμε την περιφερειακή ενεργειακή ασφάλεια μέσα από τα λόγια μας, τις πράξεις μας, τις
συνεργασίες μας και τα έργα μας.   Και θα παραμείνουμε αφοσιωμένοι στους στόχους μας,
αλλά και στους συμμάχους και φίλους που μοιράζονται τις ίδιες αξίες μαζί μας, μέχρι τέλους!  
Σας ευχαριστώ πολύ.»   ---------------------------------------------------------------------------------------------
· Photo Gallery 1 · Photo Galery 2 · Digital Journal
https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ · Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html ****************************** ΤΟ
ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΔΙΟΡΓΑΝΩΘΗΚΕ: Σε Συνεργασία: New York Stock Exchange – NYSE & Athens
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Exchange Group (ATHEX Group) Υπό την Αιγίδα: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη
Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό
Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα
στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε χρόνο, ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές
συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την πορεία των 26 συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει
επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια προβολής της Ελλάδος στο διεθνές επενδυτικό και
επιχειρηματικό κοινό. Το Συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα
περίοδο με τη συμμετοχή Κορυφαίων Αμερικανών και Διεθνών Επενδυτών, Διεθνών &
Ελληνικών Επιχειρήσεων, Διεθνών & Ελληνικών Τραπεζών & Οργανισμών, Ανώτερων
Κυβερνητικών Στελεχών (4 Ελλήνων Υπουργών), 19 Εισηγμένων Εταιριών, και 97 Κορυφαίων
Ομιλητών. Το φετινό Φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό καθώς η ανάκτηση της Επενδυτικής
Βαθμίδας αποτελεί ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα
κεφάλαια και δημιουργώντας ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Το καθεστώς αυτό της
αξιολόγησης ξεκλειδώνει ευκαιρίες για σημαντικές εισροές ξένων κεφαλαίων, οι οποίες
διευκολύνονται και από τις σημαντικές προσπάθειες που έχουν γίνει στον τομέα της
ψηφιοποίησης και των φορολογικών κινήτρων. Η χώρα πλέον προσφέρει τη δυνατότητα για
επενδύσεις σε πολλούς τομείς όπως υποδομές, τουρισμός & φιλοξενία, real estate, και
ενέργεια. Η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων παρέχει
εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές. Το Συνέδριο άνοιξε,
ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος απευθύνθηκε στους
επενδυτές μέσω βιντεοσκοπημένου μηνύματος. Συμμετείχαν οι Υπουργοί Υποδομών &
Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας - τ. Υπουργός Οικονομικών, η Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη Κεραμέως, ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας &
Οικονομικών, κ. Νικόλαος Παπαθανάσης, και η Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα.
Αλεξάνδρα Σδούκου. Κυβερνητικοί Εκπρόσωποι: κα. Μαίρη Ψύλλα, Γενική Γραμματέας
Φορολογικής Πολιτικής, Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Ορέστης
Καβαλάκης, Διοικητής της Ειδικής Υπηρεσίας Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης, Υπουργείο
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Δημήτριος Τσάκωνας, Γενικός Διευθυντής –
Οργανισμός Διαχείρισης Δημοσίου Χρέους, κ. Γιώργος Πιτσιλής, Διοικητής Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ), και ο κ. Βασίλης Κοντοζαμάνης, τ. Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας. Την Αμερικάνικη Κυβέρνηση εκπροσώπησε : • H.E. George J. Tsunis, U.S.
Ambassador to the Hellenic Republic - U.S. Embassy in Athens. Την European Investment
Bank εκπροσώπησε o κ. Γιάννης Τσακίρης, Vice President. Το Χρηματιστήριο Αθηνών
εκπροσώπησε ο κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO - Athens Exchange Group, και τo Enterprise
Greece ο Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, CEO. Το Συνέδριο στήριξαν με τη συμμετοχή τους
εκπρόσωποι από: v τις μεγαλύτερες ελληνικές τράπεζες: 1) τις 4 συστημικές τράπεζες, Alpha
Bank - Eurobank - Εθνική - Πειραιώς, 2) την Attica Bank και την Hellenic Development Bank of
Investments (HDBI ex TANEO), και 3) από: v τις σημαντικότερες Global Investment Banks •
Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International • Morgan Stanley • Nomura • AXIA
Ventures Group. 4) Σε ειδικό πάνελ συμμετείχαν ως ομιλητές εκπρόσωποι των: AXIA Ventures
Group - Brook Lane Capital - CVC Capital Partners • Grifon Capital Advisors • Oaktree. v 19
Εισηγμένες Εταιρίες : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services &
Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens International
Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica
Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor
S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK
TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL
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Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) • Metlen Energy &
Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) • Piraeus Financial
Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC
(ATH:TRASTOR). Στο επίσημο μεσημεριανό γεύμα κεντρική ομιλία έκαναν : ο Υπουργός
Υποδομών & Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταϊκούρας, ο κ. Χρήστος Μεγάλου, Chief Executive
Officer, Piraeus Group, και η κα. Ελένη Βρεττού, CEO, Attica Bank. Εισαγωγικές ομιλίες
έκαναν οι : κ. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, CEO -
Athens Exchange Group, και Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd.
(NYSE: TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018. Το Συνέδριο έκλεισε τις εργασίες του με
επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου απονεμήθηκε το "2024 Capital Link Hellenic
Leadership Award" στον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα, Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ως
αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας
και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της
Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας. Ο Δρ. Γιάννης
Στουρνάρας πραγματοποίησε Κύρια Ομιλία. Το Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η
Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα. Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα
προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & Co. «GREEK
AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης Στο πλαίσιο του “26ου
Ετήσιου Capital Link Invest in Greece Forum”, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε
συνεργασία με την Capital Link διοργανώνουν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των
Ελληνοαμερικανικών και των Ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης θα χτυπήσουν το “Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος
των εργασιών” της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange.
Χορηγοί: Κύριοι Χορηγοί: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation - TEN
Ltd. Πλατινένιος Χορηγός: Attica Bank Χρυσοί Χορηγοί: Barclays • BNP Paribas • EY • Nomura
• Piraeus Group Μεγάλοι Χορηγοί: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA Ventures
Group • OTE Group of Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of Companies •
HELLENiQ Energy • KPMG • Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank of Greece •
Public Power Corporation – PPC • PwC • Qualco Group • Reed Smith Χορηγοί: AKL Law Firm
• Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • AVAX Group •
Bernitsas Law • Colliers Greece • Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real Estate •
Elikonos Capital IFM • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International • IDEAL
Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development • LIBRA
GROUP • Machas & Partners Law Firm • Metropoulos Family Foundation • Oliver Wyman •
Pfizer • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners Law • KENTRIKI – Savils Hellas •
Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Υποστηρικτές Χορηγοί: DECA Investments
• Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage Company SA • EOS Capital
Partners • Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • NBG Securities
• OPAP S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth
Consultants Ελληνικές Χρηματιστηριακές Εταιρείες: • NBG Securities Με την υποστήριξη των
εταιρειών: Brook Lane Capital • CVC • Google • Grifon Capital Advisors • Hellenic
Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO) • Hotel Investment Partners (HIP) •
Microsoft • MSCI • Oaktree Χορηγός Cocktail Reception: Navios Maritime Partners L.P.
Χορηγοί Dinner: Onassis Group • Red Apple Group ΥΠΟ THN ΑΙΓΙΔΑ: του Γενικού Προξενείου
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της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης
- Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη ΦΟΡΕΙΣ ΥΠΟΣΤΗΡΙΞΗΣ: • AHEPA • AHI -
American Hellenic Institute • Cyprus - US Chamber of Commerce • Deon Policy Institute • EFM
- European Financial Management Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean
Business Culture Alliance • Endeavor • European American Chamber of Commerce, New York
• Hellenic Federation of New Jersey • HABA - Hellenic American Bankers Association • HAT –
Hellenic Association of Treasurers • Hellenic American Chamber of Commerce • HIAS -
Hellenic Institute of Advanced Studies • Intercollegiate Hellenic Society Global – IHS Global •
HLA - Hellenic Lawyers Association • HMS – Hellenic Medical Society of New York • HPW -
Hellenic Professional Women Inc. • HAWK - Hellenic American Women's Council • Leadership
100 • SIDO - State International Development Organizations, Inc. • THI - The Hellenic Initiative
• World Hellenic Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) ΧΟΡΗΓΟΙ ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑΣ:
Official TV Media Partner: MEGA TV Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian
News Agency Greek Print & Digital News: · tovima.com – TA NEA - in.gr – ot.gr ·
AllAboutShipping.co.UK • Banking News • World Energy News Greek American Media: ·
Εθνικός Κήρυξ – The National Herald · Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by
Mignatiou.Com • Greek News USA • Hellenic DNA • Hellenic News of America Greek
American Supporting Television Partner: New Greek Television International Media: Greek
Reporter ****************************** Για περισσότερες πληροφορίες, παρακαλούμε
απευθυνθείτε: ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ // κα Όλγα Μπορνόζη & κα Ελένη Μπέη Τηλ: +1 212 661 75 66 -
Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ΑΘΗΝΑ // κυρίες Βικτώρια Τσουκαλά
& Αθηνά Κοσμαδάκη Τηλ. +30 210 6109800 Email : vtsoukala@capitallink.com ;
athensoffice@capitallink.com ; Ή επισκεφθείτε:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html www.capitallink.com
www.capitallinkforum.com Η ΤΑΥΤΟΤΗΤΑ ΤΗΣ CAPITAL LINK Με έδρα τη Νέα Υόρκη και
παρουσία στο Λονδίνο, την Αθήνα και το Όσλο, η Capital Link δραστηριοποιείται από το 1995
στον τομέα των Επενδυτικών Σχέσεων και Επικοινωνίας (Investor Relations & Financial
Communication) παρέχοντας συμβουλευτικές υπηρεσίες στο τομέα των χρηματοοικονομικών
επικοινωνιών και των επιχειρήσεων με στρατηγική εστίαση στους τομείς της ναυτιλίας, των
εμπορευμάτων και της ενέργειας, των MLP, των Closed_End Funds καθώς και των ETF. Η
Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange και συνεργάζεται στενά με το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης, το NASDAQ και το Χρηματιστήριο του Λονδίνου καθώς και με σημαντικούς
διεθνείς και παγκόσμιους οργανισμούς του κλάδου, εστιάζοντας στους κύριους τομείς της
δραστηριότητος της. Επιπλέον η Capital Link διοργανώνει ετησίως μία σειρά 18 Συνεδρίων,
webinars, και podcasts τα οποία επικεντρώνονται στον ναυτιλιακό τομέα, σε 10 χώρες στις
ΗΠΑ, Ευρώπη και Ασία, στα μεγαλύτερα ναυτιλιακά κέντρα παγκοσμίως όπως: Νέα Υόρκη,
Λονδίνο, Όσλο, Αμβούργο, Αθήνα, Λεμεσό, Σαγκάη, Σιγκαπούρη, Τόκυο, και Χόνγκ Κόνγκ και
όλα φημίζονται διότι παρέχουν ένα μοναδικό συνδυασμό πληροφοριακού περιεχομένου,
ευκαιριών μάρκετινγκ και δικτύωσης. Η Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange. Εκτός
από τα συνέδρια, η Capital Link διοργανώνει Webinars με έμφαση σε επενδυτικές στρατηγικές,
σε διάφορους τομείς και  κρίσιμα θέματα ενδιαφέροντος για την επενδυτική κοινότητα και
εταιρικές παρουσιάσεις. Η παγκόσμια πλατφόρμα μάρκετινγκ της Capital Link ενισχύει την
προβολή και την εμβέλεια αυτών των γεγονότων σε παγκόσμια κλίμακα, με διάρκεια  πέραν
της ημερομηνίας κατά την οποία πραγματοποιείται το κάθε γεγονός, καθιστώντας ένα συνεχές
σημείο αναφοράς για τους συμμετέχοντες στην αγορά. Οι προσπάθειες και η συμβολή της
Capital Link έχουν αναγνωριστεί το 2023 από το HABA – Hellenic American Association for
Professionals in Finance στη Νέα Υόρκη, το 2018 από τα Finance Monthly CEO Awards, το
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2016 από το Wealth & Finance Magazine - από το International Propeller Club of the United
States στην Αθήνα και από το AHI-American Hellenic Institute στην Washington, το 2013 και το
2012 από το InterContinental Finance Magazine, και επίσης το 2011 από τα Lloyds’s List
Greek Shipping Awards στην Αθήνα.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-ΕΠΙΣΗΜΟ ΔΕΙΠΝΟ - TEΛΕΤΗ ΒΡΑΒΕΥΣΗΣ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΕΠΙΣΗΜΟ ΔΕΙΠΝΟ - TEΛΕΤΗ ΒΡΑΒΕΥΣΗΣ: “2024 HELLENIC CAPITAL LINK LEADERSHIP
AWARD” Απενεμήθη στον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα, Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Dinner
photos Forum photos : Photo Gallery 1 | Photo Galery 2 Digital Journal
https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html Νέα Υόρκη, 10 Δεκεμβρίου, 2024 Τη
Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου, 2024 το 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series με
τίτλο "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade", τιμώντας τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας, έκλεισε τις
εργασίες του με επίσημο δείπνο κατά τη διάρκεια του οποίου τιμήθηκε με το "2024 Capital Link
Hellenic Leadership Award" ο Δρ. Γιάννης Στουρνάρας, Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος,
ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και συνεισφοράς του στην
οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση
με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής
Οικονομίας. Ενδεικτικό της διεθνούς απήχησης και εκτίμησης της οποίας χαίρει ο Δρ.
Στουρνάρας είναι το γεγονός ότι η συμμετοχή στο δείπνο έκλεισε πολλές μέρες πριν τη
διεξαγωγή του! Ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νικόλας Μπορνόζης ευχαρίστησε όλους για τη
συμμετοχή τους καθως και τους Χορηγούς του δείπνου Onassis Group • Red Apple Group Το
Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη
Νασίκα. Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio
Manager - Paulson & Co. Η Κυρία Αικατερίνη Νασίκα στην ομιλία της τόνισε τα εξής: «Ο
Γιάννης Στουρνάρας είναι τυχερός άνθρωπος. Είναι αισιόδοξος άνθρωπος. Είναι ανθεκτικός
άνθρωπος. Δεν είναι πολιτικός με την στενή έννοια, αλλά είναι με την ευρύτερη, την
Αριστοτελική: «Απ' αυτό συνάγεται ότι η πόλη αποτελεί μια φυσική πραγματικότητα και ότι ο
άνθρωπος είναι από τη φύση του ζώο πολιτικό.» Είναι άλλωστε στην οικογενειακή του
παράδοση. Ο πατέρας του υπήρξε ηγέτης στην Αντίσταση κατά των ναζί σε μεγάλη περιφέρεια
της Κεντρικής Ελλάδος. Η επιλογή του να σπουδάσει οικονομικά ήταν ήδη μια πράξη με
κοινωνικό και πολιτικό περιεχόμενο. Μετά το πτυχίο από το Πανεπιστήμιο Αθηνών,
ακολούθησε η διδακτορική του διατριβή στην Οξφόρδη, η διδασκαλία του εκεί και η επιστροφή
του στην Ελλάδα. Η πανεπιστημιακή του σταδιοδρομία στο alma mater του, τον οδήγησε τελικά
στην εκλογή του ως τακτικού καθηγητή στο τμήμα οικονομικών σπουδών. Παράλληλα με τις
ακαδημαϊκές του ενασχολήσεις, κατελάμβανε μια σειρά από σημαντικές θέσεις στον δημόσιο
τομέα. Και φθάνουμε στην κρίσιμη δεκαετία 2009-2019, τα χρόνια της πιο επικίνδυνης
περιπέτειας για την Ελληνική Δημοκρατία μετά το 1974. Ο Γιάννης Στουρνάρας βρέθηκε στο
μάτι του κυκλώνα. Το 2012 αναλαμβάνει Υπουργός Οικονομικών και το 2014 Διοικητής της
Τράπεζας της Ελλάδος. Ευτυχώς για τη χώρα, βρίσκεται επικεφαλής της Κεντρικής μας
Τράπεζας το 2015, όταν η κρίση επιδεινώνεται και η Ελλάδα είναι στο χείλος της αβύσσου. Ο
επόμενος ομιλητής, ως αρμοδιότερος άλλωστε, θα σας αναλύσει διεξοδικότερα την προσφορά
του Γιάννη στην πατρίδα μας. Εγώ, όμως, σας οφείλω κάποιες διευκρινήσεις, μιας και στην
αρχή της ομιλίας μου απέδωσα ορισμένα χαρακτηριστικά στον αποψινό τιμώμενο. Είναι,
λοιπόν, resilient. Παρά τις δυσκολίες συνέχισε τη δουλειά του, υπερασπιζόμενος την
ανεξαρτησία του αξιώματός του και της Τράπεζάς του. Είναι αισιόδοξος, γιατί και στις πιο
σκοτεινές στιγμές της κρίσης, χωρίς να ωραιοποιεί ή να αποσιωπά την πραγματικότητα,
πίστευε σταθερά και δημόσια στις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας και στις ικανότητες του
λαού μας να βγει η χώρα από την κρίση, ισχυρότερη. Όπως αποδείχθηκε, είχε δίκιο. Ο Γιάννης
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Στουρνάρας είναι ένας τυχερός άνθρωπος γιατί, ενώ όλοι οι θετικοί και αρνητικοί
πρωταγωνιστές, Έλληνες και ξένοι, της ευρωκρίσης έχουν αποσυρθεί από την πολιτική σκηνή,
εκείνος, μέσα από τις συνεχόμενες, λαμπρές θητείες του, στην Τράπεζα της Ελλάδος, είναι
ακόμη και σήμερα παρών και προσφέρει στην ανοδική πορεία της ελληνικής οικονομίας. Μιάς
οικονομίας που όχι μόνον απέκτησε και πάλι επενδυτική βαθμίδα, χαρακτηρίστηκε από τον
Economist ως η οικονομία για το 2023. Και όπως συχνά επισημαίνει ο Π/Θ Κ. Μητσοτάκης, η
ελληνική οικονομία παράγει πλέον σταθερά πρωτογενή πλεονάσματα, και η ανάκαμψή της
είναι «οριστική και μη ανατρέψιμη.» Επιπλέον, υπογραμμίζει ότι το δημόσιο χρέος έχει μειωθεί
με έναν από τους ταχύτερους ρυθμούς στην Ευρώπη, καθιστώντας την Ελλάδα πρότυπο προς
μίμηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Και τέλος, όπως σας είπα ο Γιάννης Στουρνάρας είναι
ανθεκτικός. Παρέμεινε σταθερός παρά τις προκλήσεις που αντιμετώπισε, τόσο προσωπικά
όσο και η οικογένειά του. Μέσα από όλα αυτά, διατήρησε την ψυχραιμία και την αξιοπρέπειά
του, παραμένοντας ακλόνητος στο έργο του και υπερασπιζόμενος την ανεξαρτησία και την
ακεραιότητα του αξιώματός του και της Τράπεζας. Κυρίες και κύριοι, αγαπητοί φίλοι, έχω την
τιμή να είμαι φίλη του Γιάννη Στουρνάρα επί πολλά χρόνια. Θα σας αποκαλύψω λοιπόν ένα
μυστικό του. Είναι καθημερινός κολυμβητής μεγάλων αποστάσεων, και αυτό εξηγεί τις ιδιότητες
του χαρακτήρα του που σας προανέφερα. Και, μεταξύ μας, υπάρχει κάποιο ωραιότερο μέρος
στον κόσμο, για να κολυμπάει κανείς, επί ώρες, από τα ανοιχτά της Σύρου;»
--------------------------------------------------------------------------------------------- Τον Δρ. Γιάννη
Στουρνάρα προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & Co. που
έκανε την ακόλουθη ομιλία: «Είμαι πολύ χαρούμενος που βρίσκομαι απόψε μαζί σας σε αυτή
την υπέροχη ετήσια εκδήλωση προς τιμήν της Ελλάδας. Θέλω να ευχαριστήσω τον
οικοδεσπότη μας, τον Νικόλα Μπορνόζη, ο οποίος διοργανώνει το Capital Link Invest in
Greece Forum τα τελευταία 26 συνεχόμενα χρόνια. Νικόλα, σε ευχαριστούμε για την
προσφορά σου στην Ελλάδα! Πριν από λίγα χρόνια, στεκόμουν σε αυτό το βήμα και σας έλεγα
ότι «η Ελλάδα επιστρέφει». Απόψε, με μεγάλη χαρά θα πω ότι η Ελλάδα αναβαθμίζεται, και
μάλιστα με γρήγορους ρυθμούς! Υπό την κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει αναδειχθεί πια σε οικονομικό ηγέτη της Ευρώπης. Η κυβέρνησή του
έχει μειώσει τους φόρους, απλοποίησε τη γραφειοκρατία και διατήρησε δημοσιονομική
πειθαρχία, δημιουργώντας ένα ευνοϊκό επενδυτικό κλίμα. Βλέπουμε τα θετικά αποτελέσματα:
— Το ΑΕΠ αυξάνεται με ετήσιο ρυθμό 2,3%, σχεδόν τέσσερις φορές πάνω από τον ευρωπαϊκό
μέσο όρο. — Η Ελλάδα έχει ανακτήσει την θέση της στην Επενδυτική Βαθμίδα. — Τα έσοδα
από τον τουρισμό έφτασαν σε νέο ρεκόρ των 19 δισ. ευρώ έως τον Σεπτέμβριο του 2024. — Η
βιομηχανική παραγωγή έχει αυξηθεί πάνω από 10% από το 2020. — Οι τιμές των ακινήτων
αυξάνονται με ετήσιο ρυθμό περίπου 9%. — Η ανεργία μειώθηκε στο 9,3% τον Σεπτέμβριο,
από 19% το 2018. — Οι ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές αποδόσεις ιδίων
κεφαλαίων, με άφθονα κεφαλαιακά αποθέματα, ενώ επεκτείνουν γρήγορα τη χορήγηση
δανείων. Είμαστε υπερήφανοι που είμαστε ο μεγαλύτερος μέτοχος της Τράπεζας Πειραιώς, η
οποία έχει εξελιχθεί σε ένα εντυπωσιακά επιτυχημένο επιχειρηματικό μοντέλο (ή success story)
υπό την ισχυρή ηγεσία του Διευθύνοντος Συμβούλου μας, Χρήστου Μεγάλου, που είναι μαζί
μας απόψε. Όλες αυτές οι θετικές τάσεις καθιστούν την Ελλάδα ξεχωριστή, και δεν έχω καμία
αμφιβολία ότι θα συνεχιστούν κατά τη διάρκεια των επόμενων τριών ετών της τρέχουσας
κυβέρνησης Μητσοτάκη. Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε
επόμενες κυβερνήσεις, είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για
δεκαετίες. Διαφαίνεται ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί
που έχει παίξει πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει
υπηρετήσει τη χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της
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σημερινής εκδήλωσης, ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Δρ. Γιάννης Στουρνάρας.
Απόψε, βρισκόμαστε όλοι εδώ για να τιμήσουμε τα πολλά και αξιοσημείωτα επιτεύγματά του. Ο
Γιάννης έχει διανύσει μια αξιοθαύμαστη πορεία, διακεκριμένη πάνω από όλα για την εξαιρετική
του αφοσίωση στην Ελλάδα αλλά και την Ευρώπη. Ο Γιάννης αποφοίτησε από το
Πανεπιστήμιο Αθηνών με πτυχίο στα οικονομικά, πριν προχωρήσει στην ολοκλήρωση
μεταπτυχιακού και διδακτορικού προγράμματος στα οικονομικά στο Πανεπιστήμιο της
Οξφόρδης. Στη συνέχεια, υπηρέτησε ως κορυφαίος καθηγητής οικονομικών, διατέλεσε
σύμβουλος πολιτικής σε πολλές ελληνικές κυβερνήσεις, πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος
της Εμπορικής Τράπεζας, και Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ. Όλη αυτή η εντυπωσιακή και
ευρεία εμπειρία τον προετοίμασε για τη στιγμή-ορόσημο στην καριέρα του το 2012, όταν
ανέλαβε τη θέση του Υπουργού Οικονομικών της Ελλάδας. Όλοι θυμόμαστε ότι εκείνη την
εποχή η Ελλάδα βρισκόταν σε δύσκολη θέση, και η χώρα χρειαζόταν έναν ισχυρό και έμπειρο
ηγέτη στο Υπουργείο Οικονομικών για να χαράξει τον δρόμο προς τα εμπρός. Ο Γιάννης ήταν
αυτός ο ηγέτης. Έθεσε τα δημόσια οικονομικά της Ελλάδας σε σταθερή βάση, εδραίωσε την
αξιοπιστία της χώρας στους Ευρωπαίους εταίρους της και έφερε πίσω επενδυτές στην Ελλάδα.
Το 2014, ζητήθηκε από τον Γιάννη να αναλάβει μια νέα και εξίσου σημαντική ευθύνη: την
ηγεσία της Τράπεζας της Ελλάδος. Και εδώ, έπαιξε καθοριστικό ρόλο. Το 2015 υπήρξε αλλαγή
κυβέρνησης, η οποία οδήγησε σε τραπεζική κρίση και έθεσε το φάσμα πιθανής εξόδου της
Ελλάδας από το ευρώ. Ευτυχώς, ο Γιάννης Στουρνάρας ήταν διοικητής της Τράπεζας της
Ελλάδος σε εκείνη την κρίσιμη στιγμή. Υπήρξε μια ισχυρή και αταλάντευτη φωνή, τόσο στο
εσωτερικό όσο και στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, υπέρ της παραμονής της Ελλάδας στο
ευρώ. Με την ταυτόχρονη ανακεφαλαιοποίηση και των τεσσάρων συστημικών τραπεζών,
πέτυχε αυτό που πολλοί θεωρούσαν ακατόρθωτο και οδήγησε τον ελληνικό τραπεζικό τομέα
σε ασφαλή πορεία. Χωρίς την ηγεσία του Γιάννη, ούτε η ανακεφαλαιοποίηση του ελληνικού
τραπεζικού συστήματος, ούτε η αδιάλειπτη συμμετοχή της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ θα
ήταν δυνατή. Στη συνέχεια, ο Γιάννης στράφηκε στη περαιτέρω βελτίωση των τραπεζών.
Διευκόλυνε τις πολύ αναγκαίες βελτιώσεις στη διοικητική διακυβέρνηση. Ενθάρρυνε τις
τράπεζες να καινοτομήσουν προς όφελος των Ελλήνων καταναλωτών. Και, το πιο σημαντικό,
ήταν καθοριστικός στη σχεδίαση και εφαρμογή της εκκαθάρισης των μη εξυπηρετούμενων
δανείων (NPEs) από τους ισολογισμούς των τραπεζών, μέσω του πολύ αποτελεσματικού
προγράμματος «Ηρακλής». Σήμερα, οι ελληνικές τράπεζες είναι άρτια διαχειριζόμενες, με
επαρκή κεφαλαιακά αποθέματα, υψηλή ποιότητα περιουσιακών στοιχείων και ισχυρά κέρδη.
Αυτό το εντυπωσιακό επίτευγμα πραγματοποιήθηκε υπό την ηγεσία του Γιάννη Στουρνάρα. Ο
Γιάννης δεν έχει αφήσει το σημάδι του μόνο στην Ελλάδα. Υπήρξε επίσης ένας εξαιρετικά
σημαντικός ηγέτης του European project. Ως μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας από το 2014 και πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου της από
το 2020, έχει υπάρξει μια αδιάκοπη και ισχυρή φωνή υπέρ της αξιόπιστης νομισματικής
πολιτικής, της βαθύτερης ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης, της ισχυρότερης οικονομικής ανάπτυξης
και των υψηλότερων προτύπων διαβίωσης για όλους τους πολίτες της Ευρωζώνης. Απόψε,
αναγνωρίζουμε τον ευρύτατο αντίκτυπο του Γιάννη τόσο στην Ελλάδα όσο και στο εξωτερικό.
Γιορτάζουμε τα πολλά επιτεύγματά του. Τιμούμε το υποδειγματικό του έργο στη προς την
Ελλάδα και την Ευρώπη. Ας συγχαρούμε τον Γιάννη Στουρνάρα για τη βράβευση του με το
2024 Capital Link Hellenic Leadership Award.»
--------------------------------------------------------------------------------------------- Παραλαμβάνοντας το
βραβείο “2024 HELLENIC CAPITAL LINK LEADERSHIP AWARD” ο Διοικητής της Τράπεζας
της Ελλάδος Δρ. Γιάννης Στουρνάρας έκανε την παρακάτω ομιλία που ακολουθεί αυτούσια :
«Για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας» «Είμαι πολύ συγκινημένος για τη
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μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα στις 10 Δεκεμβρίου 1956.
Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα Οικονομικά στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο Πανεπιστήμιο της
Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και διδακτορικό δίπλωμα
(D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη θεμελίωση της
μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα. Ξεκίνησα την
ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St. Catherine’s College,
αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος, διδάσκοντας οικονομικά και
διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο πρώτος ερευνητής στο
νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική
σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά! Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα
γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε
διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και ξεκίνησε παράλληλα με εμένα
ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί. Η
λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου. Πήγα από ευγένεια και τους
είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε λίγο ούτε πολύ, να
παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να παραμείνω για ένα
διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό οικονομικό
πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε θέματα
ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση Πεπονή,
τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε σοβιετική
εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα! Να μην τα πολυλογώ, με
έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν
συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον μέχρι να επιστρέψεις
οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να επιστρέψω στην Ελλάδα.
Η Λίνα όχι. Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου
Εθνικής Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ
ο συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη. Στην
Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε το
ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και στο
Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι τελευταίες
λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir Partrick Nairne
(provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του Ινστιτούτου
Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν. Έφυγα. Δεν το
μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην Οξφόρδη. Ειδικά στην
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απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά διδακτορικά και
πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών. Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο
στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον
οικονομικό και χρηματοπιστωτικό τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις
κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη
Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά, του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το
Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ, μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο,
βοηθώντας τα τελευταία χρόνια υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και
δημοσιεύοντας μαζί τους ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός
Εταίρος (Research Fellow) στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής
διδασκαλίας και έρευνας. Οι καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών,
καθώς και ο Πρύτανης του Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν
πριν λίγες εβδομάδες, απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus
Professor). Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην
Οξφόρδη, αυτό δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά
μου αφάνταστα, αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός,
αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην
αρένα της οικονομικής πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της
οικονομικής πολιτικής όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα. Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα
με δύο Διοικητές της, τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς
και με τον τότε Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής. Ως
Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων. Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών. Ως Διευθύνων Σύμβουλος
της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική εμπειρία στην Επενδυτική
Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε εξαιρετικά χρήσιμη
αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν. Ως Επιστημονικός Διευθυντής και
μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και
την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη διοίκηση του Ιδρύματος,
αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του ιδιωτικού τομέα της
οικονομίας. Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού
Παναγιώτη Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο
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του αναπτυξιακού νόμου. Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά
(2012–2014), συνέβαλα στην αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την
υλοποίηση των ανειλημμένων δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους,
στην επαναγορά δημόσιου χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων,
στην ομαλοποίηση της δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη
πρωτογενούς πλεονάσματος σε επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά
ετών, στη δραστική μείωση των διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων,
στην επιστροφή του Ελληνικού Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην
ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών τραπεζών. Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
(2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014
και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το 2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα
στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το
πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και διαχείριση των περιορισμών στην
κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή πλήρη άρση τους το 2019, στην
ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη διάρκεια της κρίσης, στην
ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με παράλληλη πλήρη
προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών τραπεζών, στη
βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην αναδιάρθρωση
της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον σχεδιασμό και την
εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ χαμηλού
πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία COVID-19, ενώ
διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ. Σήμερα, νιώθω
πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των δυνατοτήτων μου, και με
την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις φάσεις εμπλοκής μου στα
δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ, δεύτερον, στην
παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες συνθήκες της κρίσης
χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να ονομάσω “success story”
της ελληνικής οικονομίας. Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα
“success story” διεθνώς. Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής
αξιολόγησης στην επενδυτική κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του
Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών.
Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα
σοβαρά δημοσιονομικά προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα
αναδιάρθρωσης και ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ
οι τραπεζικές καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του
2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν
δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα χρηματοπιστωτικής
σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας
χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο
και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να
γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες: (α)
Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των τριών
προγραμμάτων προσαρμογής. (β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του
ευρώ. (γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους. (δ) Εξαίρεση
(waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του Ευρωσυστήματος για
όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην επενδυτική κατηγορία. (ε)

https://www.amna.gr/pr-view/319674


https://www.amna.gr/

 Publication date: 11/12/2024 23:06

 Similar Stats ranking (Greece): 829

 https://www.amna.gr/pr-view/319674

Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF). (στ) Ορθόδοξες
δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές, ακολουθούνται τα τελευταία
χρόνια. Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με
ρυθμό αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη
δυναμική της και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι
χαμηλότερος σε σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023. Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική
οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε
σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη
διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα
της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι
οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του
Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω
της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και
στη μείωση του πληθωρισμού. Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της
ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε
μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών
Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ
σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους
κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος. Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε
όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά
τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη
παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία
βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα
με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974, έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας
στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες ήταν παρόμοιες ως προς την
ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους). Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει
αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες
συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996–2022. Η
Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων χρόνων, η Ελλάδα έχει
απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα των περισσότερων
ευρωπαϊκών χωρών. Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω
δείκτες μεταφράζεται σε χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο
μέρος του ελλείμματος του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται
από το γεγονός ότι ο ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν
των εμπορικών εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά
χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την
παραγωγικότητα και το βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα. Ο ρόλος των επενδύσεων είναι
καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την αλλαγή του αναπτυξιακού
προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την καινοτομία, την αύξηση της
παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών, την αποτελεσματική
αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης μετάβασης. Η αύξηση
της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί στην αύξηση των
εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του ελλείμματος τρεχουσών
συναλλαγών. Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε
αφορούν βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε
παραγωγικό εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε
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τεχνολογίες αιχμής, περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό
του ενεργειακού τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και
άυλο κεφάλαιο, οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη
επένδυση σε νέες τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη
μέγιστη δυνατή μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας. Οι επενδύσεις ως
ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της έντονης αύξησης
των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν ανακάμψει
πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι επενδύσεις
σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής ζήτησης από
πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά και από τρίτες
χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις ως ποσοστό του
ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι 22,0% στην ΕΕ
το 2023). Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν
προς τον ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό. Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα
φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι
μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών,
όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση
και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι
εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των
αγορών, με την κατάργηση των φραγμών εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και
υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων
άμεσων επενδύσεων και θα διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών
επιχειρήσεων στις παγκόσμιες αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην
υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις
ελληνικές επιχειρήσεις να παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης
γνώσης. Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει
χρηματοδότηση σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη
του τραπεζικού τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η
ρευστότητα, η κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των
τραπεζών, ενώ η αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη
συμμετοχή του στο μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν
ολοκληρωθεί. Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού
τομέα, μεταξύ άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των
ελληνικών τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων,
ώστε να συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων
υπηρεσιών στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να
συμβάλει ακόμα περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας. Η τραπεζική
χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να ενισχυθεί
περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών εργαλείων, όπως
του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής Τράπεζας
Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας (EAT). Θα
πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
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χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων. Η
υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση. Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και
αποτελεσματική υλοποίηση των μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων
πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της
προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις
πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και
την ιδιοκτησία (ownership) των μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις. Μια
στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας. Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η
πρώτη προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε
μπροστά μας και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να
επισημάνω ότι βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου
Σταθερότητας και Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει
έλεγχο στην αύξηση των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι
οποιοσδήποτε δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα
χρησιμοποιηθεί για τη μείωση του δημόσιου χρέους. Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν
περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση
συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και
επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με
στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των
φορολογικών βαρών. Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα
μεγάλο βάρος των αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με
τους φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο
σχετίζεται με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις. Αυτές οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν
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οικονομικά μόνο τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια
συνεκτική και αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι
τέτοιο άλλωστε επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα
οφέλη όταν επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που
συνεπάγονται οι αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της. Είναι πολύ σημαντικό γεγονός
ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη αποφέρει σημαντικά
αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό των μετ
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-H.E. Niki Kerameus, Minister of Labour & Social Security,
Hellenic Republic
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
PRESS RELEASE KEYNOTE ADDRESS H.E. Niki Kerameus, Minister of Labour & Social
Security, Hellenic Republic “LABOUR REFORMS: BUILDING A WIN-WIN RELATIONSHIP
FOR INVESTORS AND EMPLOYEES” In the context of the 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade"  Monday, December 9,
2024 – New York 24 Sessions – 97 Top Speakers – 19 Listed Companies An International
Summit about the Greek Economy & Investment Opportunities in NEW YORK Featuring Top
US and International Investors, Global & Greek Companies, Global Investment Banks &
Institutions, High-Ranking Government Officials from Greece and the US All photos Photo
Gallery 1 | Photo Gallery 2 Digital Journal: https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/
Agenda: https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html Wednesday, December 11,
2024 The following highly interesting Keynote Address, titled «LABOUR REFORMS:
BUILDING A WIN-WIN RELATIONSHIP FOR INVESTORS AND EMPLOYEES», was part of
the agenda of the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum titled "Greece - Speeding
Ahead Post Investment Upgrade", that was held with great success and participation, on
Monday, December 9, 2024 in New York, in cooperation with the New York Stock Exchange,
the Athens Exchange Group (ATHEX Group), and major Global Investment Banks &
Organizations, and under the Auspices of the Consulate General of Greece in New York.
«Goldman Sachs», «Morgan Stanley» and «TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)» were the
Lead Sponsors. The Minister of Labour & Social Security, Mrs. Niki Kerameus, in her speech
stated: «The past five and a half years have been transformative for Greece, characterized by
bold economic reforms that have led the country into a period of robust growth and stability,
and a strong labour market, all of which have been essential in attracting investments. The
Minister highlighted that the labour reforms introduced since 2019 have focused on making the
labour market more resilient and responsive to the needs of businesses and investors. These
reforms have already contributed to the creation of half a million new jobs and a reduction by
50% in overall unemployment. The Minister emphasized that these policies foster a win-win
relationship between investors and employees. Key initiatives, such as reducing social security
contributions by 5.4 percentage points, providing predictability in the minimum wage, investing
in reskilling and upskilling programs, and improving labour market participation by ensuring that
employment opportunities are available to all, are crucial to strengthening Greece’s position as
an attractive investment destination. Mrs. Kerameus reaffirmed that the Greek government
remains committed to implementing its reform agenda, with the goal of creating an even more
dynamic labour market that supports both economic growth and greater prosperity for all.»
****************************** All photos Photo Gallery 1 Photo Gallery 2 Digital Journal
https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html THE FORUM WAS ORGANIZED: In
Cooperation With: New York Stock Exchange – NYSE & Athens Exchange Group (ATHEX
Group) Under The Auspices: of the Consulate General of Greece in New York, which hosted a
welcome reception for all speakers. This International Summit about Greece held in New York,
has been taking place year after year, regardless of the political and economic conditions in
Greece. With a 26-year track record of success, it has been engaged in a systematic effort to
highlight Greece’s profile to a global business and investment audience. The Forum was
organized in a particularly positive timing for Greece, Featuring Top US and International
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Investors, Global & Greek Companies, Global Investment Banks & Institutions, High-Ranking
Government Officials from Greece and the US (4 Greek Ministers), 19 Listed Companies, and
97 Top Level Speakers. This year's forum was particularly significant as Greece is now
experiencing a remarkable upturn in economic growth and inflow of foreign investments. The
regaining of the Investment Grade Rating is a milestone for the Greek economy, attracting
long-term capital and creating favorable liquidity conditions. This rating status unlocks
opportunities for a significant influx of foreign capital, facilitated by the significant efforts in
digitalization and tax incentives. The country offers diverse sectors ripe for investment,
including infrastructure, hospitality, real estate, and energy. Greece's geographical position at
the crossroads of three continents provides easy access to emerging and mature markets. The
Prime Minister of Greece, H.E. Kyriakos Mitsotakis, opened the Forum and delivered the Greek
Government’s message to international investors, with a written message that was read by Mr.
Nicolas Bornozis, President of Capital Link. Keynote Remarks by Greek Ministers: Minister of
Infrastructure & Transport, H.E. Christos Staikouras – former Minister of Finance, Minister of
Labour & Social Security, H.E. Niki Kerameus, Alternate Minister of Economy & Finance, H.E.
Nikolaos Papathanasis, Deputy Minister of Environment & Energy, and H.E. Alexandra
Sdoukou. Greek Government Officials: Ms. Mary Psylla, General Secretary of Tax Policy -
Ministry of Economy & Finance, Mr. Orestis Kavalakis, Governor of Recovery and Resilience
Facility Coordination Agency - Ministry of Economy and Finance, Mr. Dimitrios Tsakonas,
Director General - Public Debt Management Agency, Mr. George Pitsilis, Governor –
Independent Authority for Public Revenue, and Mr. Vassilis Kontozamanis, Former Alternate
Minister of Health. US Government Representative • H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador
to the Hellenic Republic - U.S. Embassy in Athens. European Investment Bank will be
represented by Mr. Yannis Tsakiris, Vice President. The Athens Exchange Group will be
represented by Mr. Yianos Kontopoulos, CEO - Athens Exchange Group, (via webcast), and
Enterprise Greece by Dr. Marinos Giannopoulos, CEO. The Forum featured the important
participation of representatives from v the biggest Greek Banks: 1) Four Systemic Banks,
Alpha Bank - Eurobank - National Bank - Piraeus Bank, 2) Attica Bank and Hellenic
Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO), and 3) from v major Global Investment
Banks • Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International • Morgan Stanley • Nomura •
AXIA Ventures Group. 4) Participating speakers in investor panel, representatives from: AXIA
Ventures Group - Brook Lane Capital - CVC Capital Partners • Grifon Capital Advisors •
Oaktree v 19 Listed Companies : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha
Services & Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens
International Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A.
(ATH:EYDAP) • Attica Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH:
DIMAND) • Ellaktor S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & Holdings S.A.
(ATH: EUROB) • GEK TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A.
(ATH: ELPE) • IDEAL Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) •
Metlen Energy & Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) •
Piraeus Financial Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC
(ATH:PPC) • Trastor REIC (ATH:TRASTOR). During the Official Luncheon the Greek Minister
of Infrastructure & Transport, Mr. Christos Staikouras, Mr. Christos Megalou, Chief Executive
Officer, Piraeus Group, and Ms. Eleni Vrettou, CEO - Attica Bank delivered Keynote Remarks.
Mr. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, Mr. Yianos Kontopoulos, CEO - Athens
Exchange Group, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd. (NYSE:
TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018, delivered Welcome Remarks. The Forum
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concluded with an Official Dinner during which the "2024 Capital Link Hellenic Leadership
Award" was presented to Dr. Yannis Stournaras, Governor of Bank of Greece, for his
invaluable contributions to the European and Greek economies, and for his instrumental role in
keeping Greece as part of the Euro and to Greece's return to economic growth and prosperity.
Dr. Yannis Stournaras delivered Keynote Remarks. The Dinner opened with a brief Welcoming
Speech by The Ambassador of Greece to the USA, H.E. Ekaterini Nassika. Dr. Yannis
Stournaras was introduced by Mr. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson &
Co. «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» at NYSE-New York Stock Exchange. On Tuesday,
December, 10, 2024, within the context of the “26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum”, the New York Stock Exchange in cooperation with Capital Link organized for a 20th
year in a row, a special ceremony, the "Greek American Issuer Day at NYSE", honoring
Greece and Celebrating the Close Ties between the US, the Greek American and the Greek
Business Communities, during which Greek & Greek American companies listed on the New
York Stock Exchange rang the “Closing Bell” - at NYSE-New York Stock Exchange. Sponsors:
Lead Sponsors: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation - TEN Ltd.
Platinum Sponsor: Attica Bank Gold Sponsors: Barclays • BNP Paribas • EY • Nomura •
Piraeus Group Grand Sponsors: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA Ventures
Group • OTE Group of Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of Companies •
HELLENiQ Energy • KPMG • Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank of Greece •
Public Power Corporation – PPC • PwC • Qualco Group • Reed Smith Sponsors: AKL Law
Firm • Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • AVAX Group •
Bernitsas Law • Colliers Greece • Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real Estate •
Elikonos Capital IFM • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International • IDEAL
Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development • LIBRA
GROUP • Machas & Partners Law Firm • Metropoulos Family Foundation • Oliver Wyman •
Pfizer • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners Law • KENTRIKI – Savils Hellas •
Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Supporting Sponsors: DECA Investments •
Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage Company SA • EOS Capital Partners
• Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • NBG Securities • OPAP
S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth Consultants Greek
Securities Firms: • NBG Securities Supporters: Brook Lane Capital • CVC • Google • Grifon
Capital Advisors • Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO) • Hotel
Investment Partners (HIP) • Microsoft • MSCI • Oaktree Cocktail Reception Sponsor: Navios
Maritime Partners L.P. Dinner Sponsors: Onassis Group • Red Apple Group UNDER THE
AUSPICES: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και
Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη
SUPPORTING ORGANIZATIONS: • AHEPA • AHI - American Hellenic Institute • Cyprus - US
Chamber of Commerce • Deon Policy Institute • EFM - European Financial Management
Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean Business Culture Alliance • Endeavor •
European American Chamber of Commerce, New York • Hellenic Federation of New Jersey •
HABA - Hellenic American Bankers Association • HAT – Hellenic Association of Treasurers •
Hellenic American Chamber of Commerce • HIAS - Hellenic Institute of Advanced Studies •
Intercollegiate Hellenic Society Global – IHS Global • HLA - Hellenic Lawyers Association •
HMS – Hellenic Medical Society of New York • HPW - Hellenic Professional Women Inc. •
HAWK - Hellenic American Women's Council • Leadership 100 • SIDO - State International
Development Organizations, Inc. • THI - The Hellenic Initiative • World Hellenic
Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) MEDIA PARTNERS: Official TV Media
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Partner: MEGA TV Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian News Agency
Greek Print & Digital News: tovima.com – TA NEA - in.gr – ot.gr AllAboutShipping.co.UK •
Banking News • World Energy News Greek American Media: Εθνικός Κήρυξ – The National
Herald Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by Mignatiou.Com • Greek News
USA • Hellenic DNA • Hellenic News of America Greek American Supporting Television
Partner: New Greek Television International Media: Greek Reporter ******************************
For further information, please contact: NEW YORK // Ms Olga Bornozi & Ms Eleni Bej Tel.: +1
212 661 75 66 - Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ATHENS // Ms
Victoria Tsoukala & Ms Athena Kosmadaki Τηλ. +30 210 6109800 Email :
vtsoukala@capitallink.com ; athensoffice@capitallink.com ; Or visit:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html www.capitallink.com
www.capitallinkforum.com ABOUT CAPITAL LINK Founded in 1995, Capital Link is a New
York based investor relations, financial communications, and advisory firm with a strategic
focus on the maritime, commodities and energy sectors, MLPs, as well as Closed-End Funds
and ETFs. Based in New York City, Capital Link has presence in London, Athens & Oslo. The
company is a member of the Baltic Exchange and works very closely with the New York Stock
Exchange, NASDAQ and the London Stock Exchange as well as with major international and
supranational organizations and industry associations in the areas of the firm's strategic
concentration. Capital Link offers a full suite of services including strategic and corporate
advisory, investor relations, media relations, public and industry relations and the organization
of corporate events. Capital Link’s proactive approach integrates Investor Relations,
Information Technology and Media, enhancing awareness and branding for our clients through
tailored outreach programs targeting analysts, institutional and individual investors and the
financial media complemented by extensive and uniquely powerful marketing platforms. Capital
Link is also known for the organization of 18 top-level investment and industry forums,
Webinars and Podcasts, the majority of which focus on maritime transportation and U.S.
investment products, in 10 countries in Europe, the United States and Asia, in key industry
centers, such as New York, London, Oslo, Hamburg, Athens, Limassol, Shanghai, Singapore,
Tokyo and Hong Kong, featuring industry leaders focusing on investment strategies, sectors,
critical topics of interest to the investment community that draw the elite of the global financial,
investment and business communities. Capital Link holds about 18 forums annually focusing
on the areas of its strategic concentration. The Capital Link brand is widely recognized and
valued worldwide by participants in these communities for combining rich informational and
educational content with as well as superior networking opportunities with a global marketing
platform that enhances the visibility and reach of these events on a global scale that lasts well
beyond the date on which each event is held, becoming a continuous reference point for
market participants. Capital Link’s efforts have been recognized in 2023 by HABA – Hellenic
American Association for Professionals in Finance, in 2018 by the Finance Monthly CEO
Awards, in 2016 by the Wealth & Finance Magazine - by the International Propeller Club of the
United States and by AHI-American Hellenic Institute, in 2013 and 2012 by the InterContinental
Finance Magazine, and also in 2011 by the Lloyds’s List Greek Shipping Awards.
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26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum – Διεθνής συνάντηση κορυφής για την
ελληνική οικονομία και τις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι διεθνείς κεφαλαιαγορές, η Ελλάδα ως επενδυτικός προορισμός, αλλά και οι φορολογικές
μεταρρυθμίσεις και κίνητρα των τελευταίων ετών εξετάστηκαν σε πάνελ συζήτησης στο πλαίσιο
του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο “Greece – Speeding
Ahead Post Investment Upgrade”, που πραγματοποιήθη…

Οι διεθνείς κεφαλαιαγορές, η Ελλάδα ως επενδυτικός προορισμός, αλλά και οι φορολογικές
μεταρρυθμίσεις και κίνητρα των τελευταίων ετών στη χώρα μας εξετάστηκαν σε πάνελ
συζήτησης στο πλαίσιο του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με
τίτλο “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade”, που πραγματοποιήθηκε με
μεγάλη επιτυχία και  εξαιρετική συμμετοχή, την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη
σε συνεργασία με το “New York Stock Exchange”, το “Athens Exchange Group (ATHEX
Group)” και μεγάλες διεθνείς τράπεζες & οργανισμούς. Η “Goldman Sachs”, η “Morgan
Stanley” και η “TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)” ήταν οι Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο
πραγματοποιήθηκε Υπό την Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη.
Ειδικότερα, στο Πάνελ Συζήτησης με θέμα “DEBT CAPITAL MARKETS” μίλησαν:
Συντονιστής: κ. Nikos Fragos, Partner -Karatzas & Partners
Ομιλητές:κ. Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece &
Italy – Barclaysκ. Vasilis Tsaitas, Group Chief Financial Officer – HELLENiQ ENERGY
Holdings κ. Vassilis Kotsiras, Corporate Treasurer – National Bank of Greece κ. Morven Jones,
Managing Director; Head of EMEA Debt Capital Markets Origination – Nomura κ. Dimitrios
Tsakonas, Director General – Public Debt Management Agency
Ο κ. Nikos Fragos, Partner -Karatzas & Partners δήλωσε: “Η πρόσφατη αναβάθμιση της
επενδυτικής βαθμίδας της Scope Ratings έδωσε ένα σαφές μήνυμα για την πορεία της
ελληνικής οικονομίας προς ένα πλήρως επενδύσιμο περιβάλλον με δυνατότητες δημιουργίας
αξίας σε όλες τις κατηγορίες περιουσιακών στοιχείων. Αυτό αντικατοπτρίζεται πράγματι στην
από το έτος μέχρι σήμερα δραστηριότητα ρεκόρ των ελληνικών κεφαλαιαγορών χρέους με τις
ελληνικές τράπεζες να αντλούν προνομιούχα κεφάλαια πρώτης προτεραιότητας και κεφάλαια
Tier 2 της τάξης των 7 δισ. ευρώ και να ακολουθούν οι Έλληνες εταιρικοί εκδότες που
εξασφαλίζουν σημαντική πρόσβαση στις διεθνείς αγορές χρέους σε όλους τους τύπους
μορφών (ευρωομόλογα, μικροομόλογα κ.λπ.). Στο μέτωπο των κρατικών ομολόγων, τα ΟΕΔ
επέδειξαν ανθεκτικότητα ως σχετικά ασφαλές καταφύγιο εν μέσω των αβεβαιοτήτων στις
διεθνείς αγορές, με τις αποδόσεις αναφοράς να διαπραγματεύονται σε ιστορικά χαμηλά
επίπεδα και στο ίδιο επίπεδο με τις αποδόσεις των κυριότερων ευρωπαϊκών ομολόγων, ενώ η
διαφορά μεταξύ των αποδόσεων των ελληνικών και των γερμανικών ομολόγων έχει μειωθεί
σημαντικά, γεγονός που αποτελεί θετικό σημάδι για την εμπιστοσύνη της αγοράς στο ελληνικό
χρέος. Ακόμα υπάρχουν προκλήσεις και πολλά θα εξαρτηθούν από την ικανότητα της
ελληνικής οικονομίας να διατηρήσει την αναπτυξιακή της δυναμική, να εμβαθύνει τις
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και να βελτιώσει το παραγωγικό της μοντέλο. Η πλειοψηφία
συμφωνεί ότι όλα τα παραπάνω βρίσκονται σε καλό δρόμο και η Ελλάδα θα παραμείνει στην
αναπτυξιακή της πορεία και θα ξεκλειδώσει περαιτέρω αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής της
ικανότητας”.
Ο κ. Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece & Italy –
Barclays δήλωσε: “Το 2024 ήταν μια ακόμη αξέχαστη χρονιά για τις ελληνικές κεφαλαιαγορές
και ένα πραγματικό σημείο καμπής, χάρη σε μία σειρά εξαιρετικά θετικών εξελίξεων:
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Το spread των 10ετών ομολόγων σε σχέση με τα Bund επέστρεψε στα επίπεδα πριν από την
χρηματοπιστωτική κρίση, ξεπερνώντας άλλες χώρες με υψηλότερη πιστοληπτική αξιολόγηση.
Η αναβάθμιση της κρατικής πιστοληπτικής ικανότητας σε επενδυτική βαθμίδα (IG) και η
επιτυχής έκδοση ομολόγων με διάρκεια έως και 30 έτη.
Οι ελληνικές τράπεζες αναβαθμίστηκαν σε επενδυτική βαθμίδα από τη Moody’s, γεγονός που
προκάλεσε ρεκόρ στον πρωτογενή όγκο εκδόσεων FIG, με πάνω από €7 δισ. να αντλούνται
από τη συνολική κεφαλαιακή δομή.
Η έγκριση από την ΕΚΤ στο αίτημα των ελληνικών τραπεζών να επαναλάβουν την πληρωμή
μερισμάτων μετά από 16 χρόνια αποτέλεσε το αποκορύφωμα της εντυπωσιακής ανάκαμψης
του συστήματος τα τελευταία χρόνια.
Αυτές οι εξελίξεις έφεραν ενδιαφέρουσες τάσεις όσον αφορά τη δέσμευση των επενδυτών.
Ειδικότερα, στην έκδοση FIG, το 2024 σημειώθηκε σημαντικά υψηλότερη ζήτηση από ξένους
επενδυτές, και πιο συγκεκριμένα από αρμόδιους που δεν είχαν αγοράσει ελληνικά ομόλογα για
περισσότερα από 10 χρόνια. Αυτό, φυσικά, είχε ως αποτέλεσμα τελικές κατανομές που ήταν
όλο και περισσότερο στραμμένες προς διεθνείς λογαριασμούς σε σχέση με τα προηγούμενα
τέσσερα έτη. Η μεταβαλλόμενη σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την
προσθήκη 26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του
2024.
Συνεπώς, η σχετική αξία των τίτλων των ελληνικών τραπεζών σε σχέση με τους αντίστοιχους
τίτλους ιταλικών και ισπανικών τραπεζών βελτιώθηκε εντυπωσιακά. Τα μειωμένα spreads των
ελληνικών τραπεζών μειώθηκαν έως και 100-150 μ.β. σε σχέση με Ιταλούς και Ισπανούς
εκδότες από τον Δεκέμβριο του 2023 και έως 500-800 μ.β. από τον Φεβρουάριο του 2020. ”
Ο κ. Vasilis Tsaitas, Group Chief Financial Officer – HELLENiQ ENERGY Holdings δήλωσε: “H
Ελλάδα έχει σημειώσει μεγάλη πρόοδο από τον καιρό της κρίσης και την πρώτη φορά που οι
ελληνικές επιχειρήσεις είχαν πρόσβαση στις αγορές. Κατά τη διάρκεια των τελευταίων 10 ετών,
είδαμε μια σταδιακή βελτίωση τόσο όσον αφορά την ποιότητα των επενδυτών, την προέλευση
όσο και το κόστος χρηματοδότησης.
Η αναβάθμιση των κρατικών και, στη συνέχεια, των ελληνικών τραπεζών και επιχειρήσεων έχει
δημιουργήσει ισότιμους όρους ανταγωνισμού σε σχέση με την υπόλοιπη Ευρώπη τόσο όσον
αφορά τη διαθεσιμότητα κεφαλαίων όσο και το κόστος, βελτιώνοντας την ανταγωνιστικότητα
και στηρίζοντας την ανάπτυξη.
Η HELLENIQ ENERGY έχει μακρά πορεία στις διεθνείς κεφαλαιαγορές. Είμαστε ο
μεγαλύτερος ανεξάρτητος Έλληνας εκδότης με πάνω από 2,6 δισ. σωρευτικών εκδόσεων από
το 2013.
Οι διεθνείς κεφαλαιαγορές αποτελούν σημαντική πηγή χρηματοδότησης για τον Όμιλο
HELLENIQ ENERGY, όλα αυτά τα χρόνια.
Τα τελευταία δύο χρόνια, εκμεταλλευτήκαμε την ανάκαμψη της Ελλάδας και την αναβάθμιση
της πιστοληπτικής ικανότητας, καθώς και τις πολύ ισχυρές επιδόσεις των δραστηριοτήτων μας,
για να βελτιώσουμε σημαντικά τον ισολογισμό μας.
Η πρόσφατη συναλλαγή μας τον περασμένο Ιούλιο, με έκδοση 450 εκατ. ευρώ 5ετούς
διάρκειας με κουπόνι 4,25%, σηματοδότησε την επιστροφή μας στις κεφαλαιαγορές,
αυξάνοντας το μέγεθός μας σε σχέση με τις αρχικές προβλέψεις, με σημαντική μείωση της
απόδοσης σε σχέση με την IPT, ανταποκρινόμενη στην ισχυρή ζήτηση τόσο από την εγχώρια
όσο και από τη διεθνή επενδυτική βάση. Η έκδοσή μας συνδυάστηκε με προσφορά για τα
ομόλογα που λήγουν, ώστε να διευκολυνθεί η μετακύλιση των υφιστάμενων κατόχων
ομολόγων στη νέα έκδοση.
Η συναλλαγή αυτή ολοκλήρωσε έναν κύκλο που ξεκίνησε το 2ο τρίμηνο του 2024, ο οποίος
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περιελάμβανε την αναχρηματοδότηση σχεδόν του συνόλου των τραπεζικών μας δανείων και
του χρέους μας στις κεφαλαιαγορές, η οποία συνολικά οδήγησε σε σημαντική μείωση των
περιθωρίων δανεισμού μας στα χαμηλότερα επίπεδα της ιστορίας μας, στην επέκταση της
μέσης διάρκειας του χαρτοφυλακίου χρέους μας σε περισσότερα από 5 έτη, στην
εξισορρόπηση της έκθεσης σε σταθερό έναντι κυμαινόμενου επιτοκιακού κινδύνου και σε μια
περισσότερο από επαρκή ικανότητα για την υποστήριξη της αναπτυξιακής μας στρατηγικής σε
όλο το επιχειρηματικό μας χαρτοφυλάκιο και τις περιοχές δραστηριότητάς μας.”
Ο κ. Vassilis Kotsiras, Corporate Treasurer – National Bank of Greece δήλωσε: “Το 2024 ήταν
μια χρονιά-ορόσημο για τον ελληνικό τραπεζικό τομέα, καθώς και οι τέσσερις συστημικές
τράπεζες κατάφεραν να επιτύχουν τον τελικό στόχο MREL, ένα χρόνο νωρίτερα από την τελική
προθεσμία. Η ολοκλήρωση της πορείας προς την επίτευξη του MREL ήταν το τελευταίο βήμα
που έπρεπε να επιτύχουν οι ελληνικές τράπεζες για να συμμορφωθούν με τα ευρωπαϊκά
πρότυπα σε ένα ταξίδι που ξεκίνησε το 2015.  
Οι καταλυτικοί παράγοντες για την επιτάχυνση των σχεδίων τους ήταν, πρώτον, η
αξιοσημείωτη πορεία των ελληνικών τραπεζών που κατάφεραν να δημιουργήσουν οργανική
κερδοφορία, εξυπηρετώντας παράλληλα και την κάλυψη των στόχων του MREL και δεύτερον,
η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας που διεύρυνε κατά πολύ τη βάση των επενδυτών. Το
2024 ήταν μια χρονιά ρεκόρ με περίπου 7,8 δισ. εκδόσεις από τις ελληνικές τράπεζες, ενώ το
2023 και το 2022 εκδόθηκαν συνολικά 6,4 δισ.
Οι αναχρηματοδότησεις των Tier2s και τα τρία Green Senior Preferred βοήθησαν στο να
διαφοροποιηθεί η γκάμα μεταξύ των προσφερόμενων ομολόγων. Ωστόσο, ήταν μεγάλη
πρόκληση το πώς όλοι οι συμμετέχοντες στην αγορά (εκδότες, διεθνείς τράπεζες και
επενδυτές) θα συντονίζονταν σε αυτή τη μετάβαση.
Η αρχική μείωση στο spread των ελληνικών τραπεζικών ομολόγων αντιστράφηκε μετά το
καλοκαίρι λόγω της μείωσης των επιτοκίων και του γεγονότος ότι οι διεθνείς τράπεζες
εξακολουθούσαν να τα τιμολογούν βάσει yield και όχι spread.
To πιο πρόσφατο Green Senior της ΕΤΕ (ποσού Eur650εκ) κατάφερε να επανατιμολογήσει την
ελληνική καμπύλη πιο κοντά σε αυτή των ευρωπαίων εταίρων της. Η επιτυχία του ομολόγου
φάνηκε στο πολύ ισχυρό ενδιαφέρον που έλαβε από τους επενδυτές, με ζήτηση 4 δισ., και
τελική τιμολόγηση στις 130 μονάδες βάσης πάνω από τα midswaps, όταν η ING την ίδια μέρα
τιμολογούσε στις 115 μ.β.. Οφείλουμε να παρακολουθούμε στενά την αγορά, να
επικοινωνούμε με νέους επενδυτές, να συνεργαζόμαστε με παραγωγικό τρόπο με όλους τους
αντισυμβαλλομένους και να διασφαλίζουμε την απόδοση της δευτερογενούς αγοράς με τις
αποφάσεις μας στην πρωτογενή. 
Τέλος, η ΕΤΕ έχει επικεντρωθεί στην θεμελίωση ενός σταθερού, αξιόπιστου και άμεσου προφίλ
εκδότη παράλληλα με το ισχυρό πιστωτικό της προφίλ. Ο κ. Βασίλης Καβάλος, που
υποστήριξε τη στρατηγική από το 2016, δυστυχώς δεν κατάφερε να δει τον πιο πρόσφατο
σταθμό αυτού του ταξιδιού. Πρόσφερε πολλά στις ελληνικές χρηματοπιστωτικές αγορές και
σταθήκαμε εξαιρετικά προνομιούχοι που τον είχαμε δίπλα μας.”
Ο κ. Morven Jones, Managing Director; Head of EMEA Debt Capital Markets Origination –
Nomura, δήλωσε: “Το ενδιαφέρον των επενδυτικού κόσμου για την Ελλάδα ξεπέρασε κάθε
προσδοκία το 2024, με πολλές συναλλαγές να καταγράφουν ρεκόρ από την εποχή της
Παγκόσμιας Οικονομικής Κρίσης. Μετά την αναβάθμισή της σε επενδυτική βαθμίδα, ο ΟΔΔΗΧ
προχώρησε γρήγορα στην αγορά και εξέδωσε μέσω κοινοπρακτικής διαδικασίας ομόλογο
ελληνικού δημοσίου (ΟΕΔ) 10ετούς διάρκειας ύψους €4 δισ., καταγράφοντας ρεκόρ στο
μέγεθος της έκδοσης, στο spread και στο μέγεθος του orderbooks. Η αναβάθμιση της
πιστοληπτικής ικανότητας και η ένταξη στους δείκτες επενδυτικής βαθμίδας έδωσαν ισχυρή
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ώθηση στις ελληνικές τράπεζες, με τις συναλλαγές να παρουσιάζουν σημαντική αύξηση τόσο
στον όγκο της ζήτησης όσο και στο επενδυτικό προφίλ, που κυριαρχείται από διεθνείς
επενδυτές, όπως είναι οι διαχειριστές κεφαλαίων, ασφαλιστικές εταιρείες και συνταξιοδοτικά
ταμεία από την Ευρώπη και το Ηνωμένο Βασίλειο. Τα orderbooks υπερδιπλασιάστηκαν για
πολλές από τις εκδόσεις χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων (FIG) που πραγματοποιήθηκαν
φέτος. 
Περαιτέρω διαφοροποίηση των επενδυτών προήλθε από την έκδοση πράσινων ομολόγων,
που ανέδειξαν τις στρατηγικές βιωσιμότητας των εκδοτών. Η πρόοδος των τραπεζών
αποτυπώθηκε και στις αποτιμήσεις, καθώς τα spreads των ελληνικών τραπεζών μειώθηκαν
κατά περίπου 35% μέσα στο έτος. Η επενδυτική βαθμίδα επέτρεψε στους εκδότες να
προωθούν τις συναλλαγές τους σε όρους spread αντί για όρους απόδοσης, όπως είναι το
πρότυπο της αγοράς για πιστώσεις χαμηλότερου κινδύνου (lower beta credits).
Παρατηρήσαμε αρκετούς ελληνικούς εταιρικούς εκδότες να επιστρέφουν με επιτυχία στη διεθνή
αγορά μετά από παύση τριών έως πέντε ετών. Από τις τέσσερις εταιρικές συναλλαγές που
εκδόθηκαν μέχρι στιγμής φέτος, οι τρεις αυξήθηκαν έως και κατά 50% σε σχέση με το αρχικό
μέγεθος έκδοσης λόγω της ισχυρής ζήτησης. 
Με λίγα λόγια, η Ελλάδα μπορεί να ανατρέξει σε μια επιτυχημένη χρονιά στις
χρηματοπιστωτικές αγορές το 2024, με τα κρατικά της ομόλογα και τα πιστωτικά της spreads
να διαπραγματεύονται ανταγωνιστικά σε σχέση με τους Ευρωπαίους συνεργάτες της.
Το 2025, αναμένουμε χαμηλότερους όγκους εκδόσεων τόσο από το κράτος όσο και από τις
εταιρείες, εκτός αν υπάρξει δραστηριότητα συγχωνεύσεων και εξαγορών (M&A), λόγω
περιορισμένων εξοφλήσεων, καθώς και από τις τράπεζες, οι οποίες αναμένεται να
ικανοποιήσουν την προθεσμία για την Ελάχιστη Απαίτηση Ιδίων Κεφαλαίων και Επιλέξιμων
Υποχρεώσεων  (MREL) που είχε τεθεί για τον Ιανουάριο 2026 μέχρι και το τέλος του 2024. Με
την προσδοκία περαιτέρω αναβαθμίσεων σε επενδυτική βαθμίδα για ορισμένους εκδότες, το
ελληνικό χρέος αναμένεται να συνεχίσει να αποδίδει καλά, δεδομένης της σχετικά χαμηλής
προσφοράς και της περαιτέρω διεύρυνσης της επενδυτικής ζήτησης.”
Ο κ. Dimitrios Tsakonas, Director General – Public Debt Management Agency, δήλωσε: “Το
2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του προηγούμενου
έτους, προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και
30 ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού. 
Επιπλέον, το δημοσιονομικό αποτέλεσμα ήταν εντυπωσιακό, καθώς επιτεύχθηκε όχι μόνο ο
αρχικός αλλά και ο αναθεωρημένος προς τα πάνω νέος στόχος για πρωτογενές πλεόνασμα,
τόσο σε δεδουλευμένη βάση όσο και σε ταμειακούς όρους, δίνοντας τη δυνατότητα περαιτέρω
μείωσης του καθαρού δημόσιου χρέους, για δεύτερη συνεχόμενη χρονιά, αφού το ίδιο συνέβη
και το 2023. Στο πλαίσιο αυτό, στις 13 Δεκεμβρίου 2024 θα πραγματοποιηθεί πρόωρη
αποπληρωμή των δανείων GLA ύψους €7,935 δισ. 
Δεδομένης της υπεραπόδοσης του ελληνικού κρατικού προϋπολογισμού που έχει ήδη συμβεί,
του στόχου πρωτογενούς πλεονάσματος για το 2025, της ευνοϊκής δομής του χαρτοφυλακίου
ελληνικού δημόσιου χρέους, των πολύ χαμηλών χρεολυσίων και ετήσιων πληρωμών τόκων,
της μηδενικής έκθεσης σε συναλλαγματικό και επιτοκιακό κίνδυνο κ.λπ., το πιο δύσκολο μέρος
της δουλειάς του ΟΔΔΗΧ για το επόμενο έτος, αλλά και για τα επόμενα χρόνια, είναι να βρει
χώρο για εκδοτική δραστηριότητα. Έχοντας ταμειακά αποθέματα κοντά στο 20% του ΑΕΠ της
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Ελλάδας, καθιστά δύσκολη την πρόσβαση του ΟΔΔΗΧ στις κεφαλαιαγορές. Ωστόσο, η Ελλάδα
πρέπει να διατηρήσει μια ρευστή καμπύλη αποδόσεων επιτοκίων μηδενικού κινδύνου,
επομένως ο ΟΔΔΗΧ πρέπει να έχει συνεχή πρόσβαση στις κεφαλαιαγορές και διάλογο με τους
επενδυτές. Το επόμενο έτος η στρατηγική χρηματοδότησης θα είναι παρόμοια με ό,τι έγινε
μέχρι στιγμής, πιθανότατα λίγο λιγότερο, διότι οι ακαθάριστες χρηματοδοτικές ανάγκες του
επόμενου έτους είναι πράγματι πολύ περιορισμένες. 
Στο πλαίσιο αυτό, πρόσφατα, ο Έλληνας πρωθυπουργός ανακοίνωσε την πρόθεση της
Ελλάδας να προχωρήσει σε άλλη μια πρόωρη αποπληρωμή του GLF ύψους άνω των 5 δισ.
ευρώ, το επόμενο έτος, δηλαδή το αργότερο τον Δεκέμβριο του 2025. Τώρα η Ελλάδα
αποφάσισε να προπληρώσει τις αποσβέσεις GLF, σε αναλογική βάση, από το 2033 έως το
2042, μεταφέροντας, ταυτόχρονα, ένα ισχυρό μήνυμα στους θεσμούς, τους οίκους
αξιολόγησης και κυρίως στην επενδυτική κοινότητα, παρέχοντάς τους επιπλέον διαβεβαίωση
ότι η Ελλάδα είναι προνοητική και θα εκπληρώσει τις δανειακές της υποχρεώσεις όχι μόνο
βραχυπρόθεσμα και μεσοπρόθεσμα αλλά και μακροπρόθεσμα, υπό οποιεσδήποτε συνθήκες. 
Παράλληλα, μια πρόσθετη πρόωρη αποπληρωμή του GLF το 2025, παρέχει στον ΟΔΔΗΧ
χώρο για χρηματοδοτική δραστηριότητα, αντικαθιστώντας το “μη εμπορεύσιμο χρέος” του
Επίσημου Τομέα με νέα ΟΕΔ, είτε με την εισαγωγή νέων εκδόσεων με νέες διάρκειες, είτε με
την αύξηση της ρευστότητας σε προηγούμενες εκδόσεις σε όλο το φάσμα ληκτότητας της
ελληνικής καμπύλης αποδόσεων, μέσω Κοινοπρακτικών Εκδόσεων Ομολόγων ή μέσω
δημοπρασιών, μετά από επικείμενο προαναγγελθέν τακτικό πρόγραμμα δημοπρασιών.      
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να επικεντρώνεται στην εφαρμογή διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων,
στην επίτευξη των δημοσιονομικών στόχων, στην ολοκληρωμένη και προορατική διαχείριση
ταμειακών διαθεσίμων και χαρτοφυλακίου, στη συνέπεια της στρατηγικής χρηματοδότησης.
Όλα τα προαναφερθέντα παρέχουν εμπιστοσύνη στην επενδυτική κοινότητα, η οποία έχει
απεικονιστεί σαφώς καθώς τα spreads των ελληνικών ομολόγων βαίνουν μειούμενα έναντι των
ομολόγων άλλων χωρών της Ευρωζώνης.”
Ακολούθησε το ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ με θέμα: “WHY GREECE – THE DOMESTIC
INSTITUTIONAL INVESTOR VIEWPOINT”
Συντονιστής:  κα. Thenia T. Panagopoulou, Partner – Saplegal – A.S. Papadimitriou & Partners
Law Firm 
Ομιλητές: κ. Nicos John Koulis, Chairman & CEO – DECA Investments AIFM Investment
Manager Diorama Investments Sicar; Diorama Investments II, RAIF κ. Takis Solomos,
Co-founder & Partner -Elikonos Capital AIFMκα. Eleni Bathianaki, Managing Partner – Halcyon
Equity Partners κ. Lampros Papakonstantinou, Chairman of the BoD (Executive member) –
IDEAL Holdings κ. Nicholas Chryssanthopoulos, Senior Partner – EOS Capital Partnersκ.
Nikolaos Karamouzis, Executive Chairman – SMERemediumCap; BoD Member- Onassis
Foundation
Η κα. Thenia T. Panagopoulou, Partner – Saplegal – A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm
δήλωσε: “Οι θεσμικές επενδύσεις στην Ελλάδα παρέμειναν για πολλά χρόνια ανεπαρκείς.
Ωστόσο, τα τελευταία χρόνια, υπάρχει μια αξιοσημείωτη αλλαγή, οφειλόμενη στην αυξημένη
δραστηριότητα επιχειρηματικών κεφαλαίων που υποστηρίζονται από εθνικούς και
Ευρωπαϊκούς πόρους και ιδιώτες επενδυτές, τα οποία αναζητούν ευκαιρίες επένδυσης. Τα
Κεφάλαια Επιχειρηματικών Συμμετοχών (PE) και Επιχειρηματικών Κεφαλαίων (VC)
διαδραματίζουν πλέον καθοριστικό ρόλο στο επιχειρηματικό οικοσύστημα της Ελλάδας,
παρέχοντας απαραίτητη υποστήριξη τόσο σε νεοφυείς όσο και σε ώριμες επιχειρήσεις. Είναι
αξιοσημείωτο ότι, τα private equity funds, πραγματοποίησαν το 25% των συναλλαγών στην
ελληνική αγορά την περασμένη χρονιά, και η δυναμική τους συνεχίζει να αυξάνεται. 
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Η Ελλάδα έχει επίσης προσελκύσει μεγαλύτερο αριθμό διεθνών επενδυτών, οι οποίοι έχουν
στοχεύσει στρατηγικά βασικούς τομείς όπως η υγειονομική περίθαλψη, ο ξενοδοχειακός
κλάδος,  η ενέργεια, οι τηλεπικοινωνίες και τα τρόφιμα. Παράλληλα, οι μικρομεσαίες
επιχειρήσεις, που αποτελούν αναπόσπαστο συστατικό του ελληνικού παραγωγικού
συστήματος, μπορεί να μην προσελκύουν ακόμη μεγάλους διεθνείς επενδυτές, ωστόσο,
ταιριάζουν ιδανικά ως στόχοι των ελληνικών κεφαλαίων επιχειρηματιών συμμετοχών, οι οποίες
έχουν προχωρήσει σε σημαντικές επενδύσεις σε αυτές μέσω εξειδικευμένων κλαδικών
στρατηγικών. Αυτή η βελτιωμένη πρόσβαση στη χρηματοδότηση είναι κρίσιμη για την κάλυψη
του επενδυτικού κενού της χώρας.
Κοιτώντας το μέλλον, η έγκαιρη και σταθερή εφαρμογή μεταρρυθμίσεων παραμένει ζωτικής
σημασίας για τη δημιουργία ενός πιο ευνοϊκού επιχειρηματικού περιβάλλοντος.
Το Φόρουμ υπογράμμισε την ανθεκτικότητα της Ελλάδας και το φιλόδοξο μεταρρυθμιστικό της
πρόγραμμα. Το πνεύμα συνεργασίας και οι πολύτιμες ιδέες που ανταλλάχθηκαν κατά τη
διάρκεια της εκδήλωσης ενίσχυσαν τη εμπιστοσύνη όλων μας στη δυνατότητα της Ελλάδας να
αποτελέσει επενδυτικό προορισμό.Ευχαριστώ πολύ όλους τους συμμετέχοντες για τη συμβολή
τους σε αυτόν τον σημαντικό διάλογο.”.
Ο κ. Nicos John Koulis, Chairman & CEO – DECA Investments AIFM Investment Manager
Diorama Investments Sicar; Diorama Investments II, RAIF δήλωσε: “Η  έξυπνη και φιλική προς
την αγορά διαχείριση της χώρας μετα την κρίση, βοηθούμενη και από ένα μορφωμένο και
παραγωγικό εργατικό δυναμικό έχει δημιουργήσει σημαντικές επενδυτικές ευκαιρίες σε
αρκετούς κλάδους. Σε αυτό το περιβάλλον το private equity παίζει ένα σημαντικό ρόλο με το να
επιλέγει εταιρείες που έχουν την δυνατότητα να δημιουργήσουν σημαντική οικονομική αξία και,
αφού επενδύσουν , να τις βοηθήσει να το επιτύχουν.
Πιστεύω οτι η επιτυχία του πρώτου μας fund, του Diorama Investments Sicar, που επέτυχε
αποδόσεις 2.5Χ των χρημάτων των επενδυτών στα πολύ δύσκολα χρόνια της κρίσης, μπορεί
να επαναληφθεί. Αυτό βασίζεται στην υψηλότερη από το μέσο όρο ανάπτυξη του Ελληνικού
ΑΕΠ, την διαθεσιμότητα τραπεζικής πίστης η οποία δεν ήταν διαθέσιμη την περίοδο της
κρίσης, αλλά κυρίως από τη συνειδητοποίηση όλο κι περισσοτέρων επιχειρηματιών οτι για να
επιβιώσει  και ευημερήσει η εταιρεία τους θα πρέπει να είναι ανταγωνιστικοί διεθνώς. Αυτό,
βέβαια, χρειάζεται μέγεθος, στελέχη και κεφάλαια. 
Είμαστε ευτυχείς που συμμετέχουμε σε αυτό το ελκυστικό περιβάλλον δημιουργώντας
αποδόσεις για τους μετόχους μας και βοηθώντας την Ελληνική οικονομία.”
Ο κ. Takis Solomos, Co-founder & Partner -Elikonos Capital AIFM, εξέφρασε αισιοδοξία για τις
ευκαιρίες που αναδύονται από την ελληνική οικονομία, υπογραμμίζοντας την ελπιδοφόρο
πορεία της και τη δέσμευση της Elikonos Capital να προωθήσει σημαντική ανάπτυξη στις
εταιρείες του χαρτοφυλακίου της.  
“Είμαστε πολύ ενθουσιασμένοι για τις προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, η οποία δείχνει
ισχυρές δυνατότητες για βιώσιμη ανάπτυξη”, δήλωσε ο κ. Σολωμός. Τόνισε το ισχυρό ιστορικό
της Elikonos Capital με το δεύτερό της fund, Elikonos 2, το οποίο ολοκλήρωσε επιτυχώς δύο
exit υψηλής αξίας (Eurocatering ΑΕ – αγοραστής family office οικογένειας Λάτση και ETPA ΑΕ
– αγοραστής γαλλική πολυεθνική εταιρεία), αποδεικνύοντας την ικανότητα της ομάδας να
εντοπίζει και να ενισχύει ενεργά την αξία επενδυτικών ευκαιριών, εδραιώνοντας τη φήμη της
ως αξιόπιστου εταίρου στις επενδύσεις ιδιωτικών κεφαλαίων. 
Βασιζόμενη σε αυτή τη δυναμική, η Elikonos Capital ετοιμάζει το τρίτο της fund μέσα στο
πρώτο τρίμηνο του 2025. “Έχουμε ήδη δημιουργήσει ένα ισχυρό dealflow για το Elikonos 3, το
οποίο περιλαμβάνει εξαιρετικές εταιρείες με έντονη αναπτυξιακή δυναμική”, σημείωσε ο κ.
Σολωμός. “Η εστίασή μας θα είναι στον εντοπισμό και την ανάπτυξη αυτών των επιχειρήσεων,
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ώστε να ξεκλειδώσουμε το πλήρες δυναμικό τους, προωθώντας όχι μόνο χρηματοοικονομικές
αποδόσεις, αλλά και την καινοτομία και την οικονομική πρόοδο στη χώρα, ενσωματώνοντας
παράλληλα τις αρχές της βιωσιμότητας στη στρατηγική μας”.  
Το Elikonos 3 θα βασιστεί στη δοκιμασμένη στρατηγική της εταιρείας να υποστηρίζει ενεργά τις
εταιρείες του χαρτοφυλακίου μέσω στρατηγικής καθοδήγησης, λειτουργικών βελτιώσεων και
πρόσβασης σε παγκόσμια δίκτυα, με απώτερο στόχο την επίτευξη υψηλών αποδόσεων για
τους επενδυτές. “Η Elikonos Capital πάντα πίστευε στη δύναμη της δημιουργίας αξίας, και
είμαστε σίγουροι ότι αυτό το ταμείο θα επιτύχει εξαιρετικά αποτελέσματα, αναπτύσσοντας
σημαντικά τις επιχειρήσεις στις οποίες επενδύουμε”. 
Καθώς η ελληνική οικονομία συνεχίζει να εξελίσσεται, η Elikonos Capital παραμένει
δεσμευμένη να διαδραματίσει κεντρικό ρόλο στην αναπτυξιακή πορεία της χώρας,
συνεργαζόμενη με επιχειρήσεις υψηλού δυναμικού και δίνοντάς τους τη δυνατότητα να
επιτύχουν ουσιαστικές αλλαγές και μακροπρόθεσμη ανάπτυξη.
Η κα. Eleni Bathianaki, Managing Partner – Halcyon Equity Partners δήλωσε: “Η έντονη
επενδυτική δραστηριότητα σε συνάρτηση με την πορεία των κύριων μακροοικονομικών
στοιχείων, φαίνεται να οδηγεί τη χώρα σε τροχιά ανάπτυξης και μετασχηματισμού. Ισχυρή
απόδειξη του βαθμού ωρίμανσης του επιχειρηματικού τοπίου στην Ελλάδα σήμερα, αποτελεί
άλλωστε η δραστηριοποίηση όχι μόνο Ελλήνων αλλά και διεθνών θεσμικών επενδυτών. Η
αυξανόμενη αυτή θεσμική επενδυτική δράση παίζει καθοριστικό ρόλο για τη διατήρηση της
ελληνικής δυναμικής. 
Το Halcyon Equity Partners, ως μια θεσμική πλατφόρμα επενδύσεων που απαρτίζεται από
διακεκριμένα στελέχη της ελληνικής και διεθνούς αγοράς, εξετάζει επενδυτικές προοπτικές με
οδηγό την καινοτομία και τη βιώσιμη επιχειρηματικότητα. Η στρατηγική μας επικεντρώνεται
στον εντοπισμό και την επένδυση στις “Best of Greece” – στις εταιρίες αυτές δηλαδή που
διαθέτουν υψηλή προστιθέμενη αξία, ανταγωνιστικό επιχειρηματικό μοντέλο, ισχυρή διοικητική
ομάδα και σημαντική αναπτυξιακή προοπτική. Στόχος μας είναι να διευκολύνουμε τον
μετασχηματισμό και την ανάπτυξή τους, τοποθετώντας τις στον χάρτη του παγκόσμιου
επιχειρείν.  
Πόσο εφικτό είναι κάτι τέτοιο; Η απάντηση στο ερώτημα αυτό βρίσκεται στο πλούσιο και
αναξιοποίητο ταλέντο της Ελλάδας, που μπορεί να αποτελέσει τη ραχοκοκαλιά για τη
δημιουργία της επόμενης γενιάς των success stories διεθνώς. Πιστεύουμε ότι η Ελλάδα έχει τη
δυνατότητα να πραγματοποιήσει ένα πραγματικό άλμα μετασχηματισμού. Αυτή η προοπτική
μπορεί να γίνει πραγματικότητα μέσω επενδύσεων και υποστήριξης από θεσμικούς επενδυτές,
που προσφέρουν όχι μόνο χρηματοδοτικούς πόρους και κεφάλαια, αλλά και στρατηγική
καθοδήγηση και πρόσβαση σε παγκόσμιες αγορές, εξασφαλίζοντας στις επιχειρήσεις
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη. Με τη σωστή καθοδήγηση και τους κατάλληλους πόρους, οι
ελληνικές εταιρείες έχουν την ικανότητα να επεκταθούν πέρα από τα τοπικά σύνορα,
εδραιώνοντας τη θέση τους ανάμεσα στις πιο δυναμικές επιχειρήσεις διεθνώς.
Το Halcyon Equity Partners δεσμεύεται να δημιουργήσει προοπτικές και αξία για όλα τα
ενδιαφερόμενα μέρη, αξιοποιώντας την ευνοϊκή οικονομική συγκυρία στην Ελλάδα αλλά και την
ελκυστικότητα της εγχώριας αγοράς ως ένα επενδυτικό προορισμό.”
Ο κ. Lampros Papakonstantinou, Chairman of the BoD (Executive member) – IDEAL Holdings
δήλωσε: “Η ελληνική οικονομία παρουσιάζει καλύτερες επιδόσεις σε σύγκριση με τις
περισσότερες χώρες της Ευρωζώνης. Τα τελευταία πέντε χρόνια, η Ελλάδα έχει εξελιχθεί από
“ασχημόπαπο” σε “όμορφο κύκνο”, κερδίζοντας το ενδιαφέρον της διεθνούς κοινότητας. Καθώς
η χώρα σημειώνει πρόοδο, οι ελληνικές επιχειρήσεις ακολουθούν αντίστοιχη πορεία,
βελτιώνοντας τις οικονομικές τους επιδόσεις και επεκτείνοντας τη δραστηριότητά τους. Οι υγιείς
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ελληνικές εταιρείες έχουν καταφέρει να επιβιώσουν από περίπου δέκα χρόνια κρίσης,
αντιμετωπίζοντας προκλήσεις όπως τα capital controls, τις συνέπειες της πανδημίας του
Covid-19 και τον πόλεμο Ρωσίας-Ουκρανίας. Ο πιο δυναμικός τομέας μεταξύ των ελληνικών
επιχειρήσεων είναι οι μεσαίου προς μεγάλο μέγεθος εταιρειών που πληρούν συγκεκριμένα
κριτήρια. Αυτές οι εταιρείες, που έχουν καταφέρει να αναπτυχθούν, αποτελούν ελκυστικές
επενδυτικές επιλογές τόσο για εγχώριους όσο και για διεθνείς χρηματοοικονομικούς
επενδυτές. 
Οι εγχώριοι χρηματοοικονομικοί επενδυτές και οι εταιρείες ιδιωτικών συμμετοχών
διαδραματίζουν ολοένα και πιο σημαντικό ρόλο στην υποστήριξη αυτών των επιχειρήσεων,
παρέχοντάς τους τα απαραίτητα εργαλεία. Η τοπική αγορά στον συγκεκριμένο τομέα έχει
σημειώσει σημαντική ανάπτυξη και συνεχίζει να επεκτείνεται, αποκτώντας ολοένα μεγαλύτερη
πολυπλοκότητα και ωριμότητα. Η IDEAL Holdings είναι η μοναδική εταιρεία εισηγμένη στο
Χρηματιστήριο Αθηνών που εστιάζει σε αυτόν τον υποτομέα. Χάρη στην ικανότητά της να
διατηρεί μόνιμα κεφάλαια, έχει επιτύχει ένα εντυπωσιακό ιστορικό στη δημιουργία αξίας. Τα
τελευταία τρία χρόνια, έχουμε επενδύσει και αποεπενδύσει με επιτυχία, όχι μόνο αυξάνοντας
την αξία για τους μετόχους μας, αλλά και διασφαλίζοντας τη συνέχιση των διοικήσεων υπό τη
νέα ιδιοκτησία. Είμαστε αποφασισμένοι να συνεχίσουμε αυτό το συναρπαστικό ταξίδι”.
Ο κ. Nicholas Chryssanthopoulos, Senior Partner – EOS Capital Partners, τόνισε ότι η ελληνική
αγορά private equity έχει σημειώσει σημαντική ανάπτυξη από το 2017, με πολλές νέες ομάδες
να εμφανίζονται στο προσκήνιο και τα κεφάλαια υπό διαχείριση να τετραπλασιάζονται,
ξεπερνώντας τα €2,3 δισ. Αυτή η ανάπτυξη είναι ιδιαίτερα ενθαρρυντική καθώς αντικατοπτρίζει
τη θετική επίδραση του private equity στην Ελληνική οικονομία. Ως παράδειγμα, ανέφερε ότι το
πρώτο fund της EOS Capital Partners (EHRF) με €150 εκατ. κεφάλαια υπό διαχείριση,
βοήθησε τις εταιρείες χαρτοφυλακίου να διπλασιάσουν τον κύκλο εργασιών τους, να αυξήσουν
το EBITDA κατά 70% και να δημιουργήσουν πάνω από 2.200 θέσεις εργασίας.
Είναι επίσης αξιοσημείωτο, συνέχισε ο κ. Χρυσανθόπουλος, ότι οι θεσμικοί επενδυτές και τα
εξειδικευμένα family offices στην Ελλάδα, είναι πλέον εξοικειωμένοι με τις αποδόσεις των
εναλλακτικών επενδύσεων και έχουν αναπτύξει έντονο ενδιαφέρον και μεθοδολογίες για να
κατανέμουν όλο και αυξανόμενα ποσά κεφαλαίων προς αυτήν την κατεύθυνση.
Επίσης, εστίασε στο πώς θα συνεχίσει να εξελίσσεται ο τομέας και να υποστηρίζεται η ελληνική
επιχειρηματικότητα, μέσα από στοχευμένη στρατηγική για την ανάπτυξη μεγαλύτερων και πιο
ευέλικτων διαχειριστών κεφαλαίων, ικανών να επεκταθούν πέρα από τα εθνικά σύνορα. Για να
επιτευχθεί αυτό, είναι κρίσιμες οι στρατηγικές επενδύσεις σε υποδομές, ταλέντο και κλίμακα.
Ο κ. Χρυσανθόπουλος κατέληξε ότι η παροχή ενός ευρύτερου φάσματος επιλογών και η
πρόσβαση σε μια διαφοροποιησμένη δεξαμενή ταλέντου θα ενισχύσουν σημαντικά την
ανταγωνιστικότητα του private equity στην Ελλάδα, επιτρέποντάς να προσελκυθεί και διεθνές
κεφάλαιο και να αναπτυχθούν οι σωστές συνεργασίες. Δημιουργώντας μέγεθος και
διαφοροποίηση και καλλιεργώντας στρατηγικές συνεργασίες με ευρωπαίους διαχειριστές θα
επιτρέψει στην Ελλάδα να καταστεί σταδιακά σημαντικός παίκτης στον ευρωπαϊκό επενδυτικό
χάρτη.
Ο κ. Nikolaos Karamouzis, Executive Chairman – SMERemediumCap; BoD Member- Onassis
Foundation δήλωσε: Η Ελλάδα βγαίνει από μια βαθιά και δαπανηρή δημοσιονομική και
χρηματοπιστωτική κρίση που έπληξε τη χώρα την προηγούμενη δεκαετία. Η αξιοπιστία της
πολιτικής, της αγοράς και της δημοσιονομικής πολιτικής έχει αποκατασταθεί και οι οικονομικές
επιδόσεις βελτιώνονται σταθερά.
Ωστόσο, η κορυφαία πρόκληση που αντιμετωπίζει σήμερα η Ελλάδα, προϋπόθεση για την
επιστροφή σε βιώσιμους υψηλούς ρυθμούς ανάπτυξης, παραμένει η ταχεία κάλυψη του
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συσσωρευμένου με τα χρόνια τεράστιου επενδυτικού κενού που υπονομεύει την
παραγωγικότητα και το αναπτυξιακό δυναμικό.
Η Ελλάδα χρειάζεται πάρα πολλές επενδύσεις, που να ξεπερνούν τα 100 δισ. ευρώ. για να
ανταποκριθεί στην πρόκληση αυτή, πρέπει να κινητοποιήσει μέσω μεταρρυθμίσεων και
τολμηρών πολιτικών πρωτοβουλιών σημαντικά ποσά ΑΞΕ, ιδιωτικά επενδυτικά κεφάλαια, να
επιταχύνει την εσωτερική δημιουργία κεφαλαίων, να διευρύνει τις δημόσιες και ενωσιακές
διευκολύνσεις χρηματοδότησης επενδύσεων και να βελτιώσει την πρόσβαση των
επιχειρήσεων στις κεφαλαιαγορές.
Εξίσου μεγάλου ενδιαφέροντος ήταν το ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ με θέμα: INVESTING IN
GREECE- TAX REFORMS & INCENTIVES
Συντονιστής: κα. Christina Papanikolopoulou, Managing Partner – Papanikolopoulou and
Partners Law 
Ομιλητές:κα. Mary Psylla, General Secretary of Tax Policy -Ministry of Economy &
Finance-Hellenic Republicκ. George Pitsilis, Governor – Independent Authority for Public
Revenue – Hellenic Republicκ. Spyros Kaminaris, Partner, Head of Tax – EY Greeceκ. Costas
Vamvakas, Founder & CEO – VK PREMIUM Business Growth Consultants
Η κα. Christina Papanikolopoulou, Managing Partner – Papanikolopoulou and Partners Law
δήλωσε: “Τα τελευταία πέντε χρόνια, η Ελλάδα έχει υιοθετήσει πλειάδα φορολογικών κινήτρων
και μεταρρυθμίσεις για την ενίσχυση της καινοτομίας, της επιχειρηματικότητας και των
επενδύσεων. Τα κύρια σημεία από τη συζήτηση του πάνελ μας ήταν η υιοθέτηση περαιτέρω
νέων μέτρων από την ελληνική κυβέρνηση για την διευκόλυνση των εταιρικών
αναδιαρθρώσεων, φορολογικά κίνητρα για νεοφυείς επιχειρήσεις, επενδυτικά κεφάλαια,
επιχειρηματικά κεφάλαια (venture capital) και angel investors, την ψηφιοποίηση του
φορολογικού συστήματος, μέτρα για την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής και τη σταθερότητα
του φορολογικού καθεστώτος. Το πάνελ μας επίσης εξέτασε τον θετικό αντίκτυπο αυτών των
μεταρρυθμίσεων στις επίτευξη νέων επενδύτικών συναλλαγών  και την αντίληψη των διεθνών
επενδυτών για την ελκυστικότητα της Ελλάδας ως προορισμού φιλικού προς τις επενδύσεις.
Η μεταρρύθμιση του φορολογικού συστήματος της Ελλάδας αναμένεται να έχει θετική
επίδραση στη σταθερότητα της οικονομίας, καθώς και να ενισχύσει την αίσθηση της
δικαιοσύνης και ισότητας στους πολίτες της. Τέλος, συζητήσαμε τα επόμενα βήματα και τη
συνολική στρατηγική της Ελλάδας για τη δημιουργία ενός οικοσυστήματος νεοφυών
επιχειρήσεων και την προσέλκυση διεθνών επενδύσεων σε όλους τους τομείς της οικονομίας. 
Έχοντας συνδράμει διεθνείς επενδυτές για σχεδόν τρεις δεκαετίες, υπό την ιδιότητα του
νομικού συμβούλου, διαπιστώνω ότι ποτέ μέχρι τώρα η Ελλάδα δεν είχε υλοποιήσει μια τόσο
φιλόδοξη και συντονισμένη προσπάθεια για την αναδιοργάνωση των κεντρικών και
περιφερειακών λειτουργιών του κράτους, καθώς και για μεταρρυθμίσεις σε καίριους τομείς της
οικονομικής και κοινωνικής ζωής – από τον τραπεζικό τομέα μέχρι το σύστημα δικαιοσύνης. Το
σαφές και αδιαμφισβήτητο αποτέλεσμα είναι η καθιέρωση της Ελλάδας ως προορισμού φιλικού
προς τις επενδύσεις για ένα μεγάλο εύρος επιχειρηματικών ευκαιριών, κάτι που αποτελεί τα
θεμέλια για μακροπρόθεσμη ευημερία και χρηματοοικονομική και κοινωνική σταθερότητα της
χώρας μέσα σε ένα όλο και πιο ασταθές διεθνές γεωπολιτικό περιβάλλον.”
Η κα. Mary Psylla, General Secretary of Tax Policy -Ministry of Economy & Finance-Hellenic
Republic δήλωσε: “Στην Ελλάδα οι επιχειρήσεις είναι κατά κύριο λόγο πολύ μικρές∙ η στήριξη
και η ανάπτυξη της επιχειρηματικότητας προκειμένου να μεταβληθεί το επιχειρηματικό μοντέλο
είναι εξαιρετικά κρίσιμη. Η μεγέθυνση της ελληνικής οικονομίας τελεί σε συνάρτηση με τη
μεγέθυνση των επιχειρήσεων και τη δυνατότητά τους να ανταγωνιστούν και να επιβιώσουν στο
εθνικό και στο διεθνές περιβάλλον. Σε αυτή την κατεύθυνση έχουν εισαχθεί διατάξεις που
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παρέχουν φορολογικά κίνητρα και απαλλαγές τόσο σε φυσικά πρόσωπα όσο και σε νομικές
οντότητες, ώστε να ενισχυθεί η θέση των επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα
και να διευκολυνθεί η πρόσβασή τους σε κεφάλαια, να αυξηθεί η ανταγωνιστικότητα και να
δημιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας. 
Συναφώς, στο επίκεντρο βρίσκονται κίνητρα αφενός για τον μετασχηματισμό και τις
συγχωνεύσεις των επιχειρήσεων, και αφετέρου για την ανάπτυξη καινοτόμων ιδεών, οι οποίες
θα μπορούν να υλοποιηθούν μέσα από πιο σύγχρονες επιχειρηματικές μορφές. Σημαντικό
στοιχείο της πολιτικής μας είναι η μέριμνα για την ανάπτυξη και ενίσχυση των εναλλακτικών
μορφών χρηματοδότησης, όπως τα Κεφάλαια Επιχειρηματικού Κεφαλαίου (Venture Capital), οι
Επιχειρηματικοί Άγγελοι (Angel Investors), τα Επενδυτικά Κεφάλαια (Investment Funds). 
Σε αυτή την κατεύθυνση παρέχονται φορολογικά κίνητρα σε εταιρείες που επενδύουν σε
έρευνα και ανάπτυξη, καθώς και σε ευρεσιτεχνίες. Δίνονται, επίσης, σοβαρές φορολογικές
απαλλαγές για δαπάνες επιστημονικής και τεχνολογικής έρευνας, για έργα συνεργασίας είτε με
startups είτε με ερευνητικά κέντρα. 
Η ανάγκη δημιουργίας μεγαλύτερων επιχειρήσεων στην Ελλάδα, σε συνδυασμό με την
ενίσχυση της καινοτομίας και την παροχή κινήτρων, αποτελεί έναν κεντρικό άξονα για την
ανάπτυξη και τον εκσυγχρονισμό της ελληνικής οικονομίας. Ταυτόχρονα, η ικανότητα
ανάπτυξης και αξιοποίησης της καινοτομίας αποτελεί κρίσιμο παράγοντα για τη βελτίωση της
ανταγωνιστικότητας και την ενίσχυση της οικονομικής θέσης των επιχειρήσεων, αλλά και της
χώρας. Σε αυτό το πλαίσιο δέσμευσή μας αποτελεί η δημιουργία ενός υποστηρικτικού,
σταθερού και δίκαιου φορολογικού- οικονομικού οικοσυστήματος.”
Ο κ. George Pitsilis, Governor – Independent Authority for Public Revenue – Hellenic Republic
δήλωσε: “Η επόμενη γενιά της Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ) είναι μια
σύγχρονη, ευέλικτη φορολογική διοίκηση, σχεδιασμένη να προσαρμόζεται γρήγορα στο ταχέως
εξελισσόμενο παγκόσμιο περιβάλλον. Η φιλοσοφία μας εστιάζει στον συνεχή μετασχηματισμό
και τη διαρκή εξέλιξη, με αξιοποίηση όλων των δυνάμεών μας για την εκπλήρωση του
οράματός μας.
Δημιουργούμε ένα ολοκληρωμένο, διασυνδεδεμένο ψηφιακό περιβάλλον που απλοποιεί και
αυτοματοποιεί διαδικασίες, διευκολύνει τις συναλλαγές με τη δημόσια διοίκηση και στηρίζει την
επιχειρηματικότητα, ενώ ταυτόχρονα βελτιώνει συνεχώς τις υπηρεσίες προς τους
φορολογούμενους. 
Ενισχύοντας την αποδοτικότητα και τελειοποιώντας τα εργαλεία συμμόρφωσης,
ενδυναμώνουμε την εμπιστοσύνη και τη συνεργασία που έχουμε ήδη καλλιεργήσει με τους
φορολογούμενους.
Με αυτόν τον τρόπο, θέτουμε τα θεμέλια για ένα πιο διαφανές και δίκαιο φορολογικό σύστημα,
υπηρετώντας πιστά το δημόσιο συμφέρον και το κοινωνικό σύνολο.”
Ο κ. Spyros Kaminaris, Partner, Head of Tax – EY Greece αναφέρθηκε στα κίνητρα για
επενδύσεις σε startups στην Ελλάδα, όπως εισήχθησαν με το πρόσφατο φορολογικό
νομοσχέδιο. Επισήμανε ότι πρόκειται για ένα βήμα προς τη σωστ
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Στο τέλος επικράτησαν οι πωλητές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χωρίς εξάρσεις η σημερινή πορεία της αγοράς, με σχετικά ήπιες μεταβολές για τις τραπεζικές
μετοχές και τους επενδυτές να εμφανίζουν συγκρατημένη στάση.
Με τον τραπεζικό κλάδο να συνεχίζει να βρίσκεται στο επίκεντρο, καθώς αναμένονται οι
πρωθυπουργικές ανακοινώσεις για τυχόν παρεμβάσεις σε θέματα που αφορούν επιτόκια,
προμήθειες, αλλά και τα ακίνητα που έχουν στην κατοχή τους οι τράπεζες.
Μετά τις παραπάνω ανακοινώσεις, μένει να φανεί αν ο κλάδος – σηματωρός της εγχώριας
αγοράς – έχει τις δυνάμεις να κινηθεί υψηλότερα, αξιοποιώντας την παραδοσιακά θετική, για
τις αγορές, περίοδο της αλλαγής του έτους, με τον γενικό δείκτη να επαναπροσεγγίζει τις 1.500
μονάδες.
Σύμφωνα με αναλυτές, «σε διαδικασία αυτοσυντήρησης έχει εισέλθει η εγχώρια αγορά, με τους
επενδυτές να προχωρούν σε προσεκτικές και στοχευμένες κινήσεις και τον Γενικό Δείκτη να
μην χάνει την επαφή του με το επίπεδο των 1.460 – 1.450 μονάδων. Βελτιωμένη παραμένει,
ωστόσο, η επενδυτική ψυχολογία, μετά τα επιτυχημένα roadshows σε Λονδίνο (Morgan
Stanley) και Νέα Υόρκη (Capital Link), ενώ η όποια κατοχύρωση βραχυπρόθεσμων κερδών
δεν απειλεί, προς το παρόν, το πιθανολογούμενο ‘year end rally’ που λαμβάνει χώρα στις
αγορές.
Μένει να φανεί αν η στάση αναμονής – ήπια διόρθωση επαναφόρτισης και τεχνικής
εξισορρόπησης δεικτών και μετοχών θα έχει και συνέχεια, ή τα θετικά μηνύματα από
επιχειρήσεις και οικονομία και η πρόσφατη αναβάθμιση από τον οίκο Scope Ratings, θα
δώσουν τα απαιτούμενα ‘καύσιμα’ για κίνηση προς υψηλότερα επίπεδα».
Οι αισιόδοξοι βλέπουν περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων, μέχρι το τέλος του έτους, χωρίς
να αποκλείουν και θετικό ξεκίνημα για το 2025, με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει
πίσω και παρουσιάζουν αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου, ιδιαίτερα αν στην ανοδική κίνηση
συμπλεύσει και το διεθνές χρηματιστηριακό κλίμα.
Σύμφωνα με αναλυτή – συνεργάτη της στήλης, «παρακολουθώντας αφενός το διάγραμμα,
αφετέρου την καθημερινή συμπεριφορά στο ταμπλό, εύκολα μπορεί κάποιος να καταλάβει ότι
ο τίτλος της ΕΥΡΩΒ είναι ο πρωταγωνιστής μεταξύ των 4 μεγάλων συστημικών. Η μετοχή
εύκολα κράτησε την ανοδικότητά της, προσέγγισε τα προ μηνών υψηλά, τα οποία μάλιστα είναι
και πολυετή και εύκολα μπορεί να δει τα 2,45€, σε πρώτη φάση. Από κάτω, είναι γεμάτη
στηρίξεις, που σε συνδυασμό με τη μειωμένη προσφορά στα πτωτικά σκέλη, επιβεβαιώνει τη
στιβαρή μετοχική βάση. Κάτι που θα μας χρειαστεί για τη συνέχεια, καθώς είναι γνωστό πως
όσο πιο δύσκολα πέφτει μια μετοχή, τόσο πιο εύκολα ανεβαίνει».
Ανάλογα προσεκτικό το κλίμα και στην Ευρώπη, με τους ενεργούς επενδυτές να τιμολογούν τα
στοιχεία για τον πληθωρισμό Νοεμβρίου στις ΗΠΑ και να περιμένουν την αυριανή συνεδρίαση
της ΕΚΤ, ενώ ακολουθεί η FED στις 17-18 Δεκεμβρίου και η BoE.
Πιο συγκεκριμένα, υψηλότερα κινήθηκε για έναν ακόμα μήνα ο πληθωρισμός σε ετήσια και
μηνιαία βάση. Ειδικότερα, ο δείκτης τιμών καταναλωτή κατέγραψε άνοδο 2,7% τον Νοέμβριο,
σε σχέση με τον Νοέμβριο του προηγούμενου έτους. Σε μηνιαία βάση, ο δείκτης τιμών
καταναλωτή ενισχύθηκε 0,3% τον Νοέμβριο, σε σχέση με τον Οκτώβριο. Ο δομικός
πληθωρισμός, ο οποίος δεν περιλαμβάνει τις ευμετάβλητες κατηγορίες των Τροφίμων και της
Ενέργειας, διαμορφώθηκε στο 3,3% σε ετήσια βάση και στο 0,3% σε μηνιαία βάση. Όλες οι
μετρήσεις ευθυγραμμίστηκαν με τις προβλέψεις των αναλυτών.
Στα άξια αναφοράς της σημερινής συνεδρίασης και τα «πακέτα» της ΓΕΚΤΕΡΝΑ (+0,98%) που
πέρασαν σήμερα από το Χ.Α., συνολικού ύψους 2.773.672 μετοχών, στα 18 ευρώ, με τον τζίρο
να ανέρχεται στα 49,93 εκατ. ευρώ. Στους αγοραστές, σύμφωνα με πληροφορίες,
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περιλαμβάνονται υφιστάμενοι μέτοχοι, funds και ανώτερα και ανώτατα στελέχη της
ΓΕΚΤΕΡΝΑ.
Deep value play με σημαντικό upside από νέα έργα χαρακτηρίζει τη μετοχή της ΓΕΚΤΕΡΝΑ η
Pantelakis Sec. σε νέο report της, με το οποίο επανεκκινεί κάλυψη της μετοχής με σύσταση
“overweight” και τιμή-στόχο στα 27 ευρώ.
Ο γενικός δείκτης κινήθηκε μεταξύ 1.461,18 (+0,16%) και 1454,69 μονάδων (-0,28%) και
ολοκλήρωσε τις συναλλαγές στις 1.457,6 μονάδες (-0,08%), ενώ ο τζίρος διαμορφώθηκε στα
141 εκατ., από τα οποία τα 62,1 εκατ. αφορούσαν «πακέτα».
Από τις μετοχές της υψηλής κεφαλαιοποίησης, με τις μεγαλύτερες απώλειες οι ΔΕΗ (-1,99%),
Ελλάκτωρ (-1,30%), Jumbo (-2,41%), Autohellas (-1,16%).
Με τα μεγαλύτερα κέρδη οι ΔΑΑ (+1%), ΕΥΔΑΠ (+1,57%), Lamda Development (+1,82%^),
Metlen (+1,10%).
Από τις χαμηλότερες κεφαλαιοποιήσεις, πέτυχαν να διακριθούν, μεταξύ άλλων, οι ΕΚΤΕΡ
(+7,33%), Δρομέας (+3,81%), Interlife (+3,67%), MED (+2,56%).
Από σήμερα, οι μετοχές της «ΠΡΟΝΤΕΑ Α.Ε.Ε.Α.Π.» (0%) ήταν διαπραγματεύσιμες στο Χ.Α.
χωρίς το ποσό €0,470 ανά μετοχή (καθαρό ποσό).
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Τράπεζες: Περνούν στην αντεπίθεση με “όπλο” τα νέα δάνεια
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με όπλο την πιστωτική επέκταση ετοιμάζονται στα τραπεζικά επιτελεία να επιχειρήσουν την
αναστροφή του αρνητικού κλίματος που δημιουργεί η συνεχιζόμενη κυβερνητική πίεση για τις
χρεώσεις και τις προμήθειες και η αυξανόμενη κριτική από την πραγματική οικονομία για
συνθήκες πιστωτικής ασφυξίας.
Σηματωρός σε αυτή την προσπάθεια τέθηκε χθες ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου όπου μιλώντας 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα
Υόρκη τόνισε χαρακτηριστικά ότι το εγχώριο πιστωτικό σύστημα έχει χορηγήσει από τις αρχές
του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5 δισ.
ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, συνέχισε ο κ. Μεγάλου και τόνισε ότι «εμείς στην Πειραιώς
είμαστε βασικός εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την
οικονομική πρόοδο της χώρας».
Η Τράπεζα Πειραιώς έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να
υπερβεί τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον,
χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη
νέα περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του
Ελληνικού, καθώς και την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο
έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας.
Ειδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, ο κ. Μεγάλου επεσήμανε ότι, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Στόχος για νέα δάνεια 10 δισ. το 2025
Η επικοινωνιακή αυτή στρατηγική των τραπεζών δομήθηκε με αφορμή την δημοσίευση των
οικονομικών αποτελεσμάτων του εννεαμήνου και έκ τοτε σε κάθε δημόσια τοποθέτηση τους οι
Έλληνες τραπεζίτες ρίχνουν το βάρος στην χρηματοδότηση της οικονομίας για τα επόμενα
χρόνια.
Όπως άλλωστε δήλωσαν οι Έλληνες τραπεζίτες στους επενδυτές, στο πρόσφατο ελληνικό
επενδυτικό συνέδριο που διοργάνωσε στο Λονδίνο η Morgan Stanley σε συνεργασία με το
Χρηματιστήριο Αθηνών, οι τράπεζες έχουν στόχο για νέα δάνεια ύψους 10 δισ. ευρώ το 2025.
Η καθαρή πιστωτική επέκταση για το 2024 θα ξεπεράσει τα 6 δισ. ευρώ για τις τέσσερις
συστημικές τράπεζες, καθώς στο 9μηνο Ιανουαρίου- Σεπτεμβρίου 2024, σε επίπεδο ομίλων, οι
τέσσερις συστημικές τράπεζες εμφάνισαν σωρευτικά αύξηση ενήμερων δανείων κατά 5,7 δισ.
ευρώ. (Πειραιώς 1,9 δισ. ευρώ, Eurobank 1,8 δισ. ευρώ, Alpha Bank 1,1 δις. και Εθνική
Τράπεζα 0,9 δισ. ευρώ).
Οι διοικήσεις των τραπεζών αναθεώρησαν για το υπόλοιπο του έτους την πιστωτική επέκταση
η οποία θα μπορούσε να κυμανθεί σε επίπεδα μεταξύ 7 με 8 δισ. ευρώ.
Στα τραπεζικά επιτελεία κυριαρχεί η εκτίμηση ότι η Ελλάδα έχοντας λάβει 15 δισ. ευρώ
περίπου από τα διαθέσιμα κεφάλαια ύψους 36 δισ. ευρώ του Μηχανισμού Ανάκαμψης και
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Ανθεκτικότητας (RRF), η χρησιμοποίηση των υπόλοιπων κεφαλαίων κατά τα επόμενα τρία έτη
αποτελεί καταλύτη για επενδύσεις και αναμένουν ισχυρό εταιρικό πιστωτικό κύκλο της τάξης
του 8% ετησίως για το διάστημα 2023-2026.
Ισχυρός σύμμαχος σε αυτή την προσπάθεια είναι η αναβάθμιση της πιστοληπτικής ικανότητας
του δημοσίου που αναβαθμίζει και το αξιόχρεο των τραπεζών, οι οποίες θα μπορούν να
δανείζονται με πιο χαμηλά επιτόκια. Σημειώνεται άλλωστε ότι όλες οι ελληνικές τράπεζες έχουν
αναβαθμιστεί σε επενδυτική βαθμίδα και μάλιστα δύο κλίμακες πάνω από το ελάχιστο
όριο.ω«Ο φθηνότερος δανεισμός για τις τράπεζες σημαίνει εξίσου φθηνός δανεισμός και για
επιχειρήσεις και νοικοκυριά» σημειώνει υψηλόβαθμη τραπεζική πηγή.
Τέλος, και οι δείκτες ρευστότητας των τραπεζών υπερβαίνουν κατά πολύ τα ελάχιστα
απαιτούμενα όρια καθώς οι καταθέσεις των ιδιωτών βρίσκονται σε συνεχή ανοδική πορεία μετά
το 2019 όπου από τα 143 δισ. ανέρχονται σήμερα σε 194 δισ., αυξημένες κατά περίπου 50
δισ. η ύπαρξη πλεονάσματος σε καταθέσεις και άφθονη ρευστότητα επιβεβαιώνεται και από
τον λόγο δανείων προς καταθέσεις στο τέλος του 2023 όπου διαμορφώθηκε στο 67,2%,
δηλαδή πολύ κάτω της μονάδας.
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Πιτσιλής: Η τεχνητή νοημοσύνη, σύμμαχος στον περιορισμό της φοροδιαφυγής
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
11.12.2024 20:56
Οικονομία
Newsroom
Ο Γιώργος Πιτσλής, ο Διοικητής της ΑΑΔΕ, μιλώντας στο 26ο Invest in Greece Forum, στην
Νέα Υόρκη αναφέρθηκε στη σημαντική επένδυση, που έχει κάνει η Ανεξάρτητη Αρχή
Δημοσίων Εσόδων, αλλά και στην παροχή αποδοτικών υπηρεσιών προς τους πολίτες.
Στη σημαντική επένδυση, που έχει κάνει η Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων Εσόδων, στην παροχή
αποδοτικών υπηρεσιών προς τους πολίτες, καθώς και στους υφιστάμενους και υποψήφιους
επενδυτές στην Ελλάδα, αναφέρθηκε – μεταξύ άλλων – ο Διοικητής της ΑΑΔΕ, Γιώργος
Πιτσιλής, μιλώντας στο 26ο Invest in Greece Forum, στην Νέα Υόρκη.
Συγκεκριμένα, σήμερα:Οι δηλώσεις φορολογίας εισοδήματος, φυσικών και νομικών
προσώπων, ΦΠΑ και παρακρατούμενων φόρων είναι ψηφιοποιημένες.Οι δηλώσεις
εισοδήματος είναι προσυμπληρωμένες και για πάνω από το 20% αυτών ο φόρος
προϋπολογίζεται, δίνοντας στους φορολογούμενους τη δυνατότητα να ελέγξουν τι θα
πληρώσουν. «Αν δεν θέλουν να υποβάλουν τη δήλωση, την υποβάλλουμε εμείς στο τέλος της
καθορισμένης προθεσμίας».Οι δηλώσεις ΦΠΑ προσυμπληρώνονται με δεδομένα από το
myDATA.Το ίδιο ισχύει από το 2021 και για τους φόρους στις συναλλαγές ακινήτων: Μέχρι
σήμερα έχουν υποβληθεί πάνω από 1,2 εκατομμύρια δηλώσεις, που αντιστοιχούν σε 1,8
δισεκατομμύρια ευρώ φόρων που βεβαιώθηκαν ψηφιακά.Πριν από μερικές μέρες,
ψηφιοποιήθηκε το πρώην τέλος χαρτοσήμου, το οποίο εξελίχθηκε σε ψηφιακό τέλος
συναλλαγών.
Ο κ. Πιτσιλής αναφέρθηκε και στο myAADE app, την ψηφιακή, δηλαδή, εφαρμογή για κινητές
συσκευές, η οποία επιτρέπει στους φορολογούμενους να διαχειρίζονται τις φορολογικές τους
πληρωμές και να λαμβάνουν εξατομικευμένες πληροφορίες για τις φορολογικές τους
υποχρεώσεις, μέσω του κινητού τους τηλεφώνου.
Η εφαρμογή είναι διαθέσιμη και στα αγγλικά, ενώ, πλέον, η ΑΑΔΕ δέχεται πληρωμές φόρων
και από ξένες κάρτες.
«Γενικά, επενδύουμε σε πλήρως ψηφιακές υπηρεσίες. Δηλαδή, σε ψηφιακές διαδικασίες, όπου
οι φορολογούμενοι μπορούν να πλοηγηθούν και να ολοκληρώσουν τις ενέργειές τους, χωρίς
την ανάγκη παρέμβασης του προσωπικού μας. Και η τεχνητή νοημοσύνη μπορεί να είναι πολύ
χρήσιμη στην παροχή υπηρεσιών προς τους φορολογούμενους».
Φοροδιαφυγή και τεχνητή νοημοσύνη
Σε ό,τι αφορά τη φοροδιαφυγή, ο Γιώργος Πιτσιλής έκανε ιδιαίτερη αναφορά στο myDATA,
χαρακτηρίζοντάς το «ένα από τα μεγαλύτερα ψηφιακά έργα στην Ελλάδα», που
χρησιμοποιούν σήμερα 1,5 εκατομμύριο επιχειρήσεις, έχοντας εκδώσει 11 δισεκατομμύρια
τιμολόγια και αποδείξεις, που αντιστοιχούν σε συναλλαγές 3,4 τρισεκατομμυρίων ευρώ.
Σχετικά με την τεχνητή νοημοσύνη, ο Διοικήτης της ΑΑΔΕ την χαρακτήρισε έναν από τους πιο
σημαντικούς παράγοντες και σύμμαχο στην προσπάθεια περιορισμού της φοροδιαφυγής,
καθώς βοηθά σημαντικά στην ανίχνευση προβλημάτων συμμόρφωσης έως και την
αυτοματοποίηση πολύπλοκων διαδικασιών, επιτρέποντάς στους ελεγκτές να ανταποκριθούν
σε πραγματικό χρόνο.
«Η επακόλουθη βελτίωση της αποτελεσματικότητας των ελέγχων και η χρήση προβλεπτικών
μοντέλων επιτρέπει στη φορολογική διοίκηση να μεταβεί σε ένα πιο ευέλικτο και στοχευμένο
λειτουργικό μοντέλο, το οποίο καθοδηγείται από δεδομένα και ανάλυση κινδύνου», είπε ο
Γιώργος Πιτσιλής.
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Γιώργος Πιτσιλής ΑΑΔΕ Capital Link ΦΠΑ Φοροδιαφυγή Ακολούθησε το Βήμα στο Google
news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
Σχετικά άρθρα Σταϊκούρας – Capital Link: Οι 8 προτεραιότητες σε υποδομές και μεταφορές
10.12.2024, 13:50
Νίκη Κεραμέως – Capital Link: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις
επενδύσεις 10.12.2024, 13:35
Στουρνάρας: Πώς η Ελλάδα έγινε success story – Τι είπε για την διάκριση αριστεράς – δεξιάς
10.12.2024, 13:13
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“Greece is Back”: Greek Delegation Rings NYSE Closing Bell
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Declaring to investors that “Greece is back,” Greek Minister Christos Staikouras and other
officials rang the closing bell for the special Greek day organized at the New York Stock
Exchange (NYSE) on Tuesday.
For the 20th consecutive year, the New York Stock Exchange in cooperation with Capital Link
organized a special ceremony, titled “Greek American Issuer Day” at NYSE, honoring Greece
and celebrating the close ties between the US, the Greek American and the Greek Business
Communities.
Greek and Greek American companies listed on the New York Stock Exchange, together with
Greek government representatives participating in the 26th Annual Capital Link Invest In
Greece Forum, rang the “Closing Bell” at the New York Stock Exchange.
The “Greek American Issuer Day” was organized within the context of the 26th Annual Capital
Link Invest in Greece Forum Series titled “Greece – Speeding Ahead Post Investment
Upgrade” that had taken place the previous day.
The Forum was held on Monday, December 9, 2024 in New York, in cooperation with the New
York Stock Exchange, the Athens Exchange Group (ATHEX Group), and major Global
Investment Banks & Organizations. It attracted over 1,000 delegates.
The New York Stock Exchange (NYSE) flew the Greek flag on Wall Street alongside the US
flag, which was a moment of pride for the Greek delegation and high-level executives
representing shipping and other companies listed on the New York Stock Exchange.
The active support and participation of NYSE, the world’s largest stock exchange, enhances
the prestige and the visibility of Greece to a wider international investment audience, Capital
Link said in a press release. It also shows the stable support of NYSE to Greece, the Greek
companies, the Greek shipping industry and the Greek American Diaspora, it added.
Ms. Tara Dziedzic, Head of US Listings at NYSE, welcomed the Greek Delegation and the
NYSE listed companies.
She highlighted the long-standing relationship between the New York Stock Exchange and the
Greek and Greek American business communities. Also, she pointed out that NYSE’s
commitment to the Greek American diaspora, the Greek shipping and business community and
the listed companies, remains strong.
Following Ms. Dziedzic’s remarks, Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, President & CEO, TEN
Ltd., and Christos Staikouras, Greek Minister of Infrastructure and Transport, each delivered
brief remarks in honor of the day.
They referred to the increasing attractiveness of Greece as a business and investment
destination, the internationalization of Greek businesses, the close relations between the
United States and Greece across the board and also thanked the New York Stock Exchange
for the long-standing cooperation and support and for hosting today’s event.
Minister Staikouras reminded that when he first participated in this event in 2019 ringing the
Closing Bell, he had mentioned: “Greece is Coming Back”. Today, he can say “Greece is Back”
and he reiterated the Greek Prime Minister’s message delivered at the Capital Link Forum the
day before that “the Best is Still to Come”.
Dr. Tsakos highlighted the 22+-year journey of TEN as a NYSE listed company and
emphasized the critical role of Greek shipping in global commerce and trade and the global
supply chain.
Mr. Nicolas Bornozis, President of Capital Link presented to Ms. Tara Dziedzic a special
commemorative plaque in appreciation and recognition of NYSE’s more than two decades of
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support to Greece, Greek Entrepreneurs, the Greek Maritime Community and the
Greek-American Diaspora, fostering growth, collaboration and friendship.
Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder & CEO of TEN Ltd., and Christos Staikouras, Greek Minister of
Infrastructure and Transport, rang the “Closing Bell”, closing the trading session on Tuesday,
December 10th, 2024, of the NYSE-New York Stock Exchange.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από ΡΑ
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Νίκη Κεραμέως: Μεταρρυθμιστική ατζέντα της κυβέρνησης με στόχο την οικονομική
ανάπτυξη και τη μεγαλύτερη ευημερία για όλους
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Μεταρρυθμιστική ατζέντα της κυβέρνησης με στόχο την οικονομική ανάπτυξη και τη
μεγαλύτερη ευημερία για όλους», επεσήμανε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, μιλώντας στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum Series «Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade»
«Τα τελευταία πεντέμισι χρόνια έχει συντελεστεί ένας μετασχηματισμός στην Ελλάδα, ο οποίος
χαρακτηρίζεται από τολμηρές οικονομικές μεταρρυθμίσεις που οδήγησαν τη χώρα σε μια
περίοδο δυναμικής ανάπτυξης και σταθερότητας, καθώς και μία ισχυρή αγορά εργασίας, τα
οποία ήταν καθοριστικά για την προσέλκυση επενδύσεων».
Η υπουργός τόνισε ότι οι εργασιακές μεταρρυθμίσεις που έχουν εισαχθεί από το 2019 και
έπειτα έχουν επικεντρωθεί στο να καταστήσουν την αγορά εργασίας πιο ανθεκτική ώστε να
ανταποκρίνεται στις ανάγκες των επιχειρήσεων και των επενδυτών. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές
έχουν ήδη συμβάλει στη δημιουργία 500 χιλιάδων νέων θέσεων εργασίας και στη μείωση της
ανεργίας κατά 50%. Η Υπουργός τόνισε ότι οι πολιτικές αυτές προωθούν μια αμοιβαία
επωφελή σχέση μεταξύ επενδυτών και εργαζομένων.
Βασικές πρωτοβουλίες, όπως η μείωση των ασφαλιστικών εισφορών κατά 5,4 ποσοστιαίες
μονάδες, η παροχή προβλεψιμότητας σε ό,τι αφορά το ύψος του κατώτατου μισθού, η
επένδυση σε προγράμματα επανειδίκευσης και αναβάθμισης δεξιοτήτων και η τόνωση της
απασχόλησης με τη διασφάλιση ευκαιριών εργασίας για όλους, είναι ζωτικής σημασίας για την
ενίσχυση της θέσης της Ελλάδας ως ελκυστικού επενδυτικού προορισμού.
Η κα Κεραμέως επιβεβαίωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση παραμένει προσηλωμένη στην
υλοποίηση της μεταρρυθμιστικής της ατζέντας, με στόχο τη δημιουργία μιας ακόμη πιο
δυναμικής αγοράς εργασίας που θα υποστηρίζει τόσο την οικονομική ανάπτυξη όσο και τη
μεγαλύτερη ευημερία για όλους.»
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Του Στέφανου Σταμέλλου / Η ηλεκτρική ενέργεια κοινωνικό αγαθό ή εξαγώγιμο προϊόν,
χρηματιστηριακό εμπόρευμα;
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από τη στιγμή που αποφασίστηκε ν’ αλλάξει το ενεργειακό μείγμα της χώρας και να μειωθούν
ΣΤΑΔΙΑΚΑ τα ορυκτά καύσιμα -σε εθνικό και παγκόσμιο επίπεδο- πρέπει να συμφωνήσουμε
πως είναι καίριο ζήτημα η αναγνώριση της ηλεκτρικής ενέργειας ως ΚΟΙΝΩΝΙΚΟ ΑΓΑΘΟ.
Πρέπει να συμφωνήσουμε ότι η ηλεκτρική ενέργεια ΔΕΝ μπορεί να είναι χρηματιστηριακό
εμπόρευμα. Επίσης να συμφωνήσουμε ότι βασικός στόχος πρέπει να είναι η μείωση της
κατανάλωσης με την αλλαγή και του τρόπου ζωής. Η αλήθεια είναι ότι κανένας, από αυτούς
που σχεδιάζουν και αποφασίζουν, δεν μιλάει για φρένο στην ανάπτυξη, το φρένο που
χρειαζόμαστε. Δεν μιλάνε για τις σπατάλες της ενέργειας και την εξοικονόμηση, για την
πολεμική βιομηχανία, για τον ενεργοβόρο υπερτουρισμό και γενικότερα για τον καταναλωτικό
τρόπο ζωής, που μας ωθεί με ταχύτητα στην καταστροφή.
Ναι, να πάμε στη σταδιακή παραγωγή από ΑΠΕ, αλλά με  αποθήκευση. Χωρίς αποθήκευση
δεν μπορούν να λειτουργήσουν οι ΑΠΕ. Με την αστάθεια που τις χαρακτηρίζει, υποχρεωτικά
θα πρέπει η σταθερότητα στο δίκτυο να εξασφαλίζεται με μονάδες/εργοστάσια σταθερής
παραγωγής με εισαγόμενο φυσικό αέριο και με λιγνίτη, ή με εισαγόμενη ηλεκτρική ενέργεια
από τις διασυνδεδεμένες γειτονικές χώρες.
Οι ΑΠΕ έχουν και αυτές οικολογικό κόστος και οικολογικό αποτύπωμα. Χαμηλότερο σίγουρα
από τα ορυκτά καύσιμα, αλλά έχουν. Και το ζητούμενο φυσικά είναι να μειωθεί ακόμα
περισσότερο με τον κατάλληλο χωροταξικό σχεδιασμό. Λέμε λοιπόν πως πρέπει να γίνει
επιτέλους η αναθεώρηση του Ειδικού Χωροταξικού των ΑΠΕ, η οποία αναθεώρηση σκόπιμα
έχει βαλτώσει εδώ και χρόνια∙ και όλοι ξέρουμε γιατί. Βασική παράμετρος για την αναθεώρηση
είναι ο καθορισμός των εθνικών στόχων με βάση τις ανάγκες της χώρας και όχι με βάση την
ηλεκτρική ενέργεια ως εμπορικό -εξαγώγιμο- προϊόν, εμπόρευμα χρηματιστηρίου, όπως
επαναλαμβάνουν διαρκώς οι ιθύνοντες.
Το λέω αυτό γιατί έλεγε η Υφυπουργός ΥΠΕΝ Αλεξάνδρα Σδούκου στο Συνέδριο της Capital
Link στη Νέα Υόρκη: «Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές. Μέσω ενός φιλόδοξου
προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη. Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. Μέχρι το 2035,
η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 TWh».
Χθες, 9 Δεκ, το ισοζύγιο διασυνδέσεων στο ενεργειακό μείγμα -εξαγωγές μείον εισαγωγές-
ήταν 26%, μέσο όρο, της παραγόμενης ηλ. ενέργειας, με μεγαλύτερο 35% στις 2 το μεσημέρι
και μικρότερο 9,2% στις 7 το πρωί [ipto ANALYTICS]. Και βέβαια δεν εξάγεται ΜΟΝΟ καθαρή
ενέργεια, αφού πάνω από το 50% της παραγωγής είναι από τις μονάδες φυσικού αερίου και
ένα 12% περίπου, μέσο όρο, από τις μονάδες λιγνίτη. Μείγμα εξάγεται. Παράγεται λοιπόν ηλ.
ενέργεια όχι μόνο για να καλύψουμε τις ανάγκες και τους στόχους της χώρας σύμφωνα με το
ΕΣΕΚ, αλλά και  για εξαγωγή, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για τα φυσικά οικοσυστήματα και την
παραγωγική γη. Γι’ αυτό ”καίγονται” για τις διασυνδέσεις και τον αγωγό «Αίγυπτος – Ελλάδα –
Γερμανία», Νότιας και Βόρειας Μεσογείου, του Ομίλου Κοπελούζου. Να καταλαβαινόμαστε!…
Λαμία, 10.12.2024
Στέφανος Σταμέλλος
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Νίκη Κεραμέως: Μεταρρυθμιστική ατζέντα της κυβέρνησης με στόχο την οικονομική
ανάπτυξη και τη μεγαλύτερη ευημερία για όλους
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Διεθνής Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και τις Επενδύσεις στη Νέα Υόρκη
«Μεταρρυθμιστική ατζέντα της κυβέρνησης με στόχο την οικονομική ανάπτυξη και τη
μεγαλύτερη ευημερία για όλους», επεσήμανε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, μιλώντας στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum Series «Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade»
«Τα τελευταία πεντέμισι χρόνια έχει συντελεστεί ένας μετασχηματισμός στην Ελλάδα, ο οποίος
χαρακτηρίζεται από τολμηρές οικονομικές μεταρρυθμίσεις που οδήγησαν τη χώρα σε μια
περίοδο δυναμικής ανάπτυξης και σταθερότητας, καθώς και μία ισχυρή αγορά εργασίας, τα
οποία ήταν καθοριστικά για την προσέλκυση επενδύσεων».
Η υπουργός τόνισε ότι οι εργασιακές μεταρρυθμίσεις που έχουν εισαχθεί από το 2019 και
έπειτα έχουν επικεντρωθεί στο να καταστήσουν την αγορά εργασίας πιο ανθεκτική ώστε να
ανταποκρίνεται στις ανάγκες των επιχειρήσεων και των επενδυτών. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές
έχουν ήδη συμβάλει στη δημιουργία 500 χιλιάδων νέων θέσεων εργασίας και στη μείωση της
ανεργίας κατά 50%. Η Υπουργός τόνισε ότι οι πολιτικές αυτές προωθούν μια αμοιβαία
επωφελή σχέση μεταξύ επενδυτών και εργαζομένων.
Οι πρωτοβουλίες
Βασικές πρωτοβουλίες, όπως η μείωση των ασφαλιστικών εισφορών κατά 5,4 ποσοστιαίες
μονάδες, η παροχή προβλεψιμότητας σε ό,τι αφορά το ύψος του κατώτατου μισθού, η
επένδυση σε προγράμματα επανειδίκευσης και αναβάθμισης δεξιοτήτων και η τόνωση της
απασχόλησης με τη διασφάλιση ευκαιριών εργασίας για όλους, είναι ζωτικής σημασίας για την
ενίσχυση της θέσης της Ελλάδας ως ελκυστικού επενδυτικού προορισμού.
Η κα Κεραμέως επιβεβαίωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση παραμένει προσηλωμένη στην
υλοποίηση της μεταρρυθμιστικής της ατζέντας, με στόχο τη δημιουργία μιας ακόμη πιο
δυναμικής αγοράς εργασίας που θα υποστηρίζει τόσο την οικονομική ανάπτυξη όσο και τη
μεγαλύτερη ευημερία για όλους.»
ΚΟΙΝΟΠΟΙΗΣΗ
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-CLOSING REMARKS BY U.S. AMBASSADOR TO THE
HELLENIC REPUBLIC, H.E. GEORGE J. TSUNIS
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
PRESS RELEASE CLOSING REMARKS BY U.S. AMBASSADOR TO THE HELLENIC
REPUBLIC, H.E. GEORGE J. TSUNIS In the context of the 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade"  Monday, December 9,
2024 – New York 24 Sessions – 97 Top Speakers – 19 Listed Companies An International
Summit about the Greek Economy & Investment Opportunities in NEW YORK Featuring Top
US and International Investors, Global & Greek Companies, Global Investment Banks &
Institutions, High-Ranking Government Officials from Greece and the US PHOTO GALLERY
1 | PHOTO GALLERY 2 Digital Journal https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda
: https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html New York, 10 December, 2024 U.S.
Ambassador to the Hellenic Republic, H.E. George J. Tsunis, with his exceptional Closing
Remarks, concluded the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum: "Greece - Speeding
Ahead Post Investment Upgrade", that was held with great success and participation, on
Monday, December 11, 2024 in New York, in cooperation with the New York Stock Exchange,
the Athens Exchange Group (ATHEX Group), and major Global Investment Banks &
Organizations, and under the Auspices of the Consulate General of Greece in New York.
«Goldman Sachs», «Morgan Stanley» and «TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)» were the
Lead Sponsors. H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the Hellenic Republic – U.S.
Embassy in Athens, stated the following in his Closing Remarks: “U.S.-Greece ties are the
strongest they’ve ever been and continue to deepen. Together, we work hand in hand to
advance regional and global security, inclusive economic growth, and enhanced regional
energy connectivity. I’m proud of our recent successes. We’ve seen firsthand the revitalization
of Elefsina shipyards through a $125 million investment from the U.S. International
Development Finance Corporation and the creation of good, quality jobs for local Greek
workers. We’ve seen Greece become a top ten destination worldwide for U.S. students
studying abroad. We’ve worked with our Greek partners to advance regional security
cooperation and strengthen NATO interoperability. Our countries’ friendship is bound by our
shared commitment to democratic values, our deep people-to-people ties, and Greece’s role
as a pillar of stability in the region and a key NATO Ally.” ****************************** THE
FORUM WAS ORGANIZED: In Cooperation With: New York Stock Exchange – NYSE &
Athens Exchange Group (ATHEX Group) Under The Auspices: of the Consulate General of
Greece in New York, which hosted a welcome reception for all speakers. This International
Summit about Greece held in New York, has been taking place year after year, regardless of
the political and economic conditions in Greece. With a 26-year track record of success, it has
been engaged in a systematic effort to highlight Greece’s profile to a global business and
investment audience. The Forum was organized in a particularly positive timing for Greece,
Featuring Top US and International Investors, Global & Greek Companies, Global Investment
Banks & Institutions, High-Ranking Government Officials from Greece and the US (4 Greek
Ministers), 19 Listed Companies, and 97 Top Level Speakers. This year's forum was
particularly significant as Greece is now experiencing a remarkable upturn in economic growth
and inflow of foreign investments. The regaining of the Investment Grade Rating is a milestone
for the Greek economy, attracting long-term capital and creating favorable liquidity conditions.
This rating status unlocks opportunities for a significant influx of foreign capital, facilitated by
the significant efforts in digitalization and tax incentives. The country offers diverse sectors ripe
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for investment, including infrastructure, hospitality, real estate, and energy. Greece's
geographical position at the crossroads of three continents provides easy access to emerging
and mature markets. The Prime Minister of Greece, H.E. Kyriakos Mitsotakis, opened the
Forum and delivered the Greek Government’s message to the international investors. Prime
Minister Mitsotakis’ written message was read by Mr. Nicolas Bornozis, President of Capital
Link. Keynote Remarks by Greek Ministers: Minister of Infrastructure & Transport, H.E.
Christos Staikouras – former Minister of Finance, Minister of Labour & Social Security, H.E.
Niki Kerameus, Alternate Minister of Economy & Finance, H.E. Nikolaos Papathanasis, Deputy
Minister of Environment & Energy, and H.E. Alexandra Sdoukou. Greek Government Officials:
Ms. Mary Psylla, General Secretary of Tax Policy - Ministry of Economy & Finance, Mr. Orestis
Kavalakis, Governor of Recovery and Resilience Facility Coordination Agency - Ministry of
Economy and Finance, Mr. Dimitrios Tsakonas, Director General - Public Debt Management
Agency, Mr. George Pitsilis, Governor – Independent Authority for Public Revenue, and Mr.
Vassilis Kontozamanis, Former Alternate Minister of Health. US Government Representative •
H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the Hellenic Republic - U.S. Embassy in Athens.
European Investment Bank will be represented by Mr. Yannis Tsakiris, Vice President. The
Athens Exchange Group will be represented by Mr. Yianos Kontopoulos, CEO - Athens
Exchange Group, (via webcast), and Enterprise Greece by Dr. Marinos Giannopoulos, CEO.
The Forum featured the important participation of representatives from v the biggest Greek
Banks: 1) Four Systemic Banks, Alpha Bank - Eurobank - National Bank - Piraeus Bank, 2)
Attica Bank and Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO), and 3) from v
major Global Investment Banks • Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International •
Morgan Stanley • Nomura • AXIA Ventures Group. 4) Participating speakers in investor panel,
representatives from: AXIA Ventures Group - Brook Lane Capital - CVC Capital Partners •
Grifon Capital Advisors • Oaktree v 19 Listed Companies : • AKTOR Group of Companies
(ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services & Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A.
(ATH:EXAE) • Athens International Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage
Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) •
Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services
& Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY
Holdings S.A. (ATH: ELPE) • IDEAL Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A.
(ATH:LAMDA) • Metlen Energy & Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A.
(ATH: ETE) • Piraeus Financial Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. –
PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC (ATH:TRASTOR). During the Official Luncheon the Greek
Minister of Infrastructure & Transport, Mr. Christos Staikouras, Mr. Christos Megalou, Chief
Executive Officer, Piraeus Group, and Ms. Eleni Vrettou, CEO - Attica Bank delivered Keynote
Remarks. Mr. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, Mr. Yianos Kontopoulos, CEO -
Athens Exchange Group, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd.
(NYSE: TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018, delivered Welcome Remarks. The Forum
concluded with an Official Dinner during which the "2024 Capital Link Hellenic Leadership
Award" was presented to Dr. Yannis Stournaras, Governor of Bank of Greece, for his
invaluable contributions to the European and Greek economies, and for his instrumental role in
keeping Greece as part of the Euro and to Greece's return to economic growth and prosperity.
Dr. Yannis Stournaras delivered Keynote Remarks. The Dinner opened with a brief Welcoming
Speech by The Ambassador of Greece to the USA, H.E. Ekaterini Nassika. Dr. Yannis
Stournaras was introduced by Mr. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson &
Co. «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» at NYSE-New York Stock Exchange. On Tuesday,
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December, 10, 2024, within the context of the “26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum”, the New York Stock Exchange in cooperation with Capital Link organized for a 20th
year in a row, a special ceremony, the "Greek American Issuer Day at NYSE", honoring
Greece and Celebrating the Close Ties between the US, the Greek American and the Greek
Business Communities, during which Greek & Greek American companies listed on the New
York Stock Exchange rang the “Closing Bell” - at NYSE-New York Stock Exchange. Sponsors:
Lead Sponsors: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation - TEN Ltd.
Platinum Sponsor: Attica Bank Gold Sponsors: Barclays • BNP Paribas • EY • Nomura •
Piraeus Group Grand Sponsors: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA Ventures
Group • OTE Group of Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of Companies •
HELLENiQ Energy • KPMG • Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank of Greece •
Public Power Corporation – PPC • PwC • Qualco Group • Reed Smith Sponsors: AKL Law
Firm • Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • AVAX Group •
Bernitsas Law • Colliers Greece • Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real Estate •
Elikonos Capital IFM • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International • IDEAL
Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development • LIBRA
GROUP • Machas & Partners Law Firm • Metropoulos Family Foundation • Oliver Wyman •
Pfizer • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners Law • KENTRIKI – Savils Hellas •
Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Supporting Sponsors: DECA Investments •
Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage Company SA • EOS Capital Partners
• Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • NBG Securities • OPAP
S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth Consultants Greek
Securities Firms: • NBG Securities Supporters: Brook Lane Capital • CVC • Google • Grifon
Capital Advisors • Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO) • Hotel
Investment Partners (HIP) • Microsoft • MSCI • Oaktree Cocktail Reception Sponsor: Navios
Maritime Partners L.P. Dinner Sponsors: Onassis Group • Red Apple Group UNDER THE
AUSPICES: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και
Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη
SUPPORTING ORGANIZATIONS: • AHEPA • AHI - American Hellenic Institute • Cyprus - US
Chamber of Commerce • Deon Policy Institute • EFM - European Financial Management
Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean Business Culture Alliance • Endeavor •
European American Chamber of Commerce, New York • Hellenic Federation of New Jersey •
HABA - Hellenic American Bankers Association • HAT – Hellenic Association of Treasurers •
Hellenic American Chamber of Commerce • HIAS - Hellenic Institute of Advanced Studies •
Intercollegiate Hellenic Society Global – IHS Global • HLA - Hellenic Lawyers Association •
HMS – Hellenic Medical Society of New York • HPW - Hellenic Professional Women Inc. •
HAWK - Hellenic American Women's Council • Leadership 100 • SIDO - State International
Development Organizations, Inc. • THI - The Hellenic Initiative • World Hellenic
Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) MEDIA PARTNERS: Official TV Media
Partner: MEGA TV Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian News Agency
Greek Print & Digital News: tovima.com – TA NEA - in.gr – ot.gr AllAboutShipping.co.UK •
Banking News • World Energy News Greek American Media: Εθνικός Κήρυξ – The National
Herald Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by Mignatiou.Com • Greek News
USA • Hellenic DNA • Hellenic News of America Greek American Supporting Television
Partner: New Greek Television International Media: Greek Reporter ******************************
For further information, please contact: NEW YORK // Ms Olga Bornozi & Ms Eleni Bej Tel.: +1
212 661 75 66 - Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ATHENS // Ms
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Victoria Tsoukala & Ms Athena Kosmadaki Τηλ. +30 210 6109800 Email :
vtsoukala@capitallink.com ; athensoffice@capitallink.com ; Or visit:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html www.capitallink.com
www.capitallinkforum.com ABOUT CAPITAL LINK Founded in 1995, Capital Link is a New
York based investor relations, financial communications, and advisory firm with a strategic
focus on the maritime, commodities and energy sectors, MLPs, as well as Closed-End Funds
and ETFs. Based in New York City, Capital Link has presence in London, Athens & Oslo. The
company is a member of the Baltic Exchange and works very closely with the New York Stock
Exchange, NASDAQ and the London Stock Exchange as well as with major international and
supranational organizations and industry associations in the areas of the firm's strategic
concentration. Capital Link offers a full suite of services including strategic and corporate
advisory, investor relations, media relations, public and industry relations and the organization
of corporate events. Capital Link’s proactive approach integrates Investor Relations,
Information Technology and Media, enhancing awareness and branding for our clients through
tailored outreach programs targeting analysts, institutional and individual investors and the
financial media complemented by extensive and uniquely powerful marketing platforms. Capital
Link is also known for the organization of 18 top-level investment and industry forums,
Webinars and Podcasts, the majority of which focus on maritime transportation and U.S.
investment products, in 10 countries in Europe, the United States and Asia, in key industry
centers, such as New York, London, Oslo, Hamburg, Athens, Limassol, Shanghai, Singapore,
Tokyo and Hong Kong, featuring industry leaders focusing on investment strategies, sectors,
critical topics of interest to the investment community that draw the elite of the global financial,
investment and business communities. Capital Link holds about 18 forums annually focusing
on the areas of its strategic concentration. The Capital Link brand is widely recognized and
valued worldwide by participants in these communities for combining rich informational and
educational content with as well as superior networking opportunities with a global marketing
platform that enhances the visibility and reach of these events on a global scale that lasts well
beyond the date on which each event is held, becoming a continuous reference point for
market participants. Capital Link’s efforts have been recognized in 2023 by HABA – Hellenic
American Association for Professionals in Finance, in 2018 by the Finance Monthly CEO
Awards, in 2016 by the Wealth & Finance Magazine - by the International Propeller Club of the
United States and by AHI-American Hellenic Institute, in 2013 and 2012 by the InterContinental
Finance Magazine, and also in 2011 by the Lloyds’s List Greek Shipping Awards.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-Roundtable Discussion Photos
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
230 Park Avenue Suite 1540 New York, NY 10169 Tel.: (212) 661-7566 www.capitallink.com
Email: forum@CapitalLink.com Press Release Roundtable Discussion Photos Νέα Υόρκη, 10
Δεκεμβρίου 2024 – Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, με τίτλο
“GREECE – SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE” που πραγματοποιήθηκε
στις 9 Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη, η Capital Link διοργάνωσε Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης
με τη συμμετοχή Υπουργών της Ελληνικής Κυβέρνησης και διεθνών επενδυτών. Το φόρουμ,
που αποτελεί ετήσιο θεσμό για την προβολή της Ελλάδας ως επενδυτικού προορισμού,
αποτέλεσε για ακόμη μια φορά μια εξαιρετική πλατφόρμα ανταλλαγής ιδεών και προβολής των
επενδυτικών ευκαιριών της χώρας. Επιπλέον η Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης, παρείχε μια
μοναδική ευκαιρία στους Υπουργούς της Ελληνικής Κυβέρνησης για ανοιχτό διάλογο με 22
investment funds και εταιρείες, σχετικά με τις μεταρρυθμίσεις και τις στρατηγικές ανάπτυξης της
Ελλάδας, πέραν των κατ’ ιδίαν επαφών και των παρουσιάσεων που πραγματοποίησαν στο
πλαίσιο του φόρουμ. Οι Υπουργοί της ελληνικής κυβέρνησης που συμμετείχαν ήταν: κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Κυρία Νίκη Κεραμέως, Υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Νίκος Παπαθανάσης, Αναπληρωτής Υπουργός
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου, Υφυπουργός Περιβάλλοντος
και Ενέργειας Στη Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης συμμετείχε επίσης ο κ. Γιάννης
Στουρνάρας, Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος. Συντονιστής της συζήτησης ήταν ο Δρ.
Μαρίνος Γιαννόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος της Enterprise Greece, ο οποίος κατά την
έναρξη της συζήτησης αναφέρθηκε στην πρόσφατη αναβάθμιση της μακροπρόθεσμης
πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας σε BBB από BBB- από την Scope Ratings, η οποία
επικαλέστηκε τη δημοσιονομική πειθαρχία, τη μείωση του δημόσιου χρέους και την
ανθεκτικότητα του τραπεζικού συστήματος και η οποία αναδεικνύει τη σταθερή οικονομική
πορεία της χώρας. Μεταξύ των επενδυτών που συμμετείχαν, συμπεριλαμβάνονται
υψηλόβαθμα στελέχη από εταιρείες όπως: Aleutian Capital Group, Ameresco, Alex Brown,
Axia Ventures Group, Citi Pension Investments, Chesapeake Asset Management, Glacier
Pass Management, Global X, Insight Partners, Keybank Capital, Kyklos Capital, Macquarie,
Metropoulos & Co., Morgan Stanley Investment Management, Moody’s, MacArthur Capital
Group, Oaktree, Paulson & Co., Point 72 Asset Management, Rothschild, Trispan, Safra
National Bank. Η συζήτηση επικεντρώθηκε στα κάτωθι θέματα: οικονομική ανάκαμψη και οι
αναπτυξιακές προοπτικές της Ελλάδας. αντίκτυπος των μεταρρυθμίσεων στην οικονομία και τις
επενδύσεις. ευκαιρίες που δημιουργεί η αναβάθμιση της Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα.
θετικό επενδυτικό κλίμα και πρωτοβουλίες για την επιτάχυνση των επενδύσεων σε διάφορους
τομείς. Επιπλέον, εξετάστηκαν: οι πρωτοβουλίες της κυβέρνησης για την επιτάχυνση της
απονομής δικαιοσύνης και της δικαστικής διαδικασίας. ο εξορθολογισμός της ρυθμιστικής
διαδικασίας για τις άμεσες ξένες επενδύσεις. οι προοπτικές επέκτασης και αναβάθμισης των
ελληνικών κεφαλαιαγορών. το πρόγραμμα ιδιωτικοποιήσεων και οι ευκαιρίες για διεθνείς
επενδυτές. --------------- Roundtable Discussion Photos Forum photos : Photo Gallery 1 | Photo
Gallery 2 Digital Journal https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html Για περισσότερες πληροφορίες για το
Συνέδριο, επισκεφθείτε την ιστοσελίδα: www.capitallink.com. Για περισσότερες πληροφορίες,
παρακαλούμε απευθυνθείτε: ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ // κα Όλγα Μπορνόζη & κα Ελένη Μπέη Τηλ: +1
212 661 75 66 - Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ΑΘΗΝΑ // κυρίες
Βικτώρια Τσουκαλά & Αθηνά Κοσμαδάκη Τηλ. +30 210 6109800 Email :
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vtsoukala@capitallink.com ; athensoffice@capitallink.com Η ΤΑΥΤΟΤΗΤΑ ΤΗΣ CAPITAL LINK
Με έδρα τη Νέα Υόρκη και παρουσία στο Λονδίνο, την Αθήνα και το Όσλο, η Capital Link
δραστηριοποιείται από το 1995 στον τομέα των Επενδυτικών Σχέσεων και Επικοινωνίας
(Investor Relations & Financial Communication) παρέχοντας συμβουλευτικές υπηρεσίες στο
τομέα των χρηματοοικονομικών επικοινωνιών και των επιχειρήσεων με στρατηγική εστίαση
στους τομείς της ναυτιλίας, των εμπορευμάτων και της ενέργειας, των MLP, των Closed_End
Funds καθώς και των ETF. Η Capital Link είναι μέλος του Baltic Exchange και συνεργάζεται
στενά με το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, το NASDAQ και το Χρηματιστήριο του Λονδίνου
καθώς και με σημαντικούς διεθνείς και παγκόσμιους οργανισμούς του κλάδου, εστιάζοντας
στους κύριους τομείς της δραστηριότητος της. Επιπλέον η Capital Link διοργανώνει ετησίως
μία σειρά 18 Συνεδρίων, webinars, και podcasts τα οποία επικεντρώνονται στον ναυτιλιακό
τομέα, σε 10 χώρες στις ΗΠΑ, Ευρώπη και Ασία, στα μεγαλύτερα ναυτιλιακά κέντρα
παγκοσμίως όπως: Νέα Υόρκη, Λονδίνο, Όσλο, Αμβούργο, Αθήνα, Λεμεσό, Σαγκάη,
Σιγκαπούρη, Τόκυο, και Χόνγκ Κόνγκ και όλα φημίζονται διότι παρέχουν ένα μοναδικό
συνδυασμό πληροφοριακού περιεχομένου, ευκαιριών μάρκετινγκ και δικτύωσης. Η Capital Link
είναι μέλος του Baltic Exchange. Εκτός από τα συνέδρια, η Capital Link διοργανώνει Webinars
με έμφαση σε επενδυτικές στρατηγικές, σε διάφορους τομείς και  κρίσιμα θέματα
ενδιαφέροντος για την επενδυτική κοινότητα και εταιρικές παρουσιάσεις. Η παγκόσμια
πλατφόρμα μάρκετινγκ της Capital Link ενισχύει την προβολή και την εμβέλεια αυτών των
γεγονότων σε παγκόσμια κλίμακα, με διάρκεια  πέραν της ημερομηνίας κατά την οποία
πραγματοποιείται το κάθε γεγονός, καθιστώντας ένα συνεχές σημείο αναφοράς για τους
συμμετέχοντες στην αγορά. Οι προσπάθειες και η συμβολή της Capital Link έχουν
αναγνωριστεί το 2023 από το HABA – Hellenic American Association for Professionals in
Finance στη Νέα Υόρκη, το 2018 από τα Finance Monthly CEO Awards, το 2016 από το
Wealth & Finance Magazine - από το International Propeller Club of the United States στην
Αθήνα και από το AHI-American Hellenic Institute στην Washington, το 2013 και το 2012 από
το InterContinental Finance Magazine, και επίσης το 2011 από τα Lloyds’s List Greek Shipping
Awards στην Αθήνα.
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(Ξένη δημοσίευση)-ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ-26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum - December 9, 2024-WRITTEN MESSAGE FROM THE PRIME MINISTER OF
GREECE H.E. KYRIAKOS MITSOTAKIS FOLLOWED BY KEYNOTE ADDRESSES
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
PRESS RELEASE WRITTEN MESSAGE FROM THE PRIME MINISTER OF GREECE H.E.
KYRIAKOS MITSOTAKIS FOLLOWED BY KEYNOTE ADDRESSES FROM THE GREEK
MINISTER OF INFRASTRUCTURE & TRANSPORT- FORMER MINISTER OF FINANCE, H.E.
CHRISTOS STAIKOURAS, & THE CHIEF EXECUTIVE OFFICER OF PIRAEUS GROUP, MR.
CHRISTOS MEGALOU, & THE CHIEF EXECUTIVE OFFICER OF ATTICA BANK, MS. ELENI
VRETTOU In the context of the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum "Greece -
Speeding Ahead Post Investment Upgrade"  Monday, December 9, 2024 – New York 24
Sessions – 97 Top Speakers – 19 Listed Companies An International Summit about the Greek
Economy & Investment Opportunities in NEW YORK Featuring Top US and International
Investors, Global & Greek Companies, Global Investment Banks & Institutions, High-Ranking
Government Officials from Greece and the US PHOTO GALLERY 1 | PHOTO GALLERY 2
Digital Journal https://forums.capitallink.com/greece/2024/flip/ Agenda :
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html New York, 9 December, 2024 The
Official Luncheon of the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum began with a written
message from H.E. Kyriakos Mitsotakis, Prime Minister of the Hellenic Republic, who
addressed international investors. Prime Minister Mitsotakis’ message was ready by Mr.
Nicolas Bornozis, President of Capital Link, before H.E. Christos Staikouras, Minister of
Infrastructure & Transport- former Minister of Finance of the Hellenic Republic, gave his
Keynote Address, entitled “UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT
NETWORK IN GREECE – INVESTMENT OPPORTUNITIES.” The Minister’s Keynote Address
was followed by a Keynote address with the title “THE GREEK BANKING SECTOR AS A
PILLAR OF GROWTH,” by Mr. Christos Megalou, Chief Executive Officer or Piraeus Group,
and the Keynote Address entitled “BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL
SYSTEM” by Ms. Eleni Vrettou, Chief Executive Officer of Attica Bank. H.E. Mitsotakis stated:
“It’s a pleasure to address you once again at the Annual Capital Link Conference. As we mark
our sixth year in government, it is an opportune moment to reflect on the progress we have
made and the vision that will guide us forward. Greece now sits at the top tier of euro area
economies for per capita GDP growth—nearly 20% cumulative between 2020 and 2023.
Unemployment continues to track downwards, down around eight percentage points during our
administration, marking the most significant reduction in the EU and our debt-to-GDP ratio has
seen the largest decline of any EU country from 2019 to 2023. These achievements have been
underpinned by a robust reform agenda, emphasising economic transformation, tax cuts, and,
yes, political stability. In 2023, the Economist Intelligence Unit concluded that Greece is the
nation with the most improved business environment among 81 countries. And in 2024, they
forecasted that Greece will be among the top ten global performers over the next five years.
We are proud of what has been achieved. But there is more to come. Beginning January 1st,
we will reduce social security contributions once again by another percentage point, bringing
the cumulative decrease to 5.4 points. While other countries may be raising taxes, Greece is
lowering them. Our fight against tax evasion continues robustly. For instance, Greece is now
one of the few countries to have fully connected POS machines to cash registers, instantly
transmitting transaction data to the Inland Revenue Service. Our medium-term fiscal structural
plan is characterised by stability. From 2024 through 2028, we project an overall budget
balance of around -1% of GDP per annum and a primary balance steady at around +2.5%,
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setting the stage for our gross debt-to-GDP ratio to decline another 20-points. 2 Bond markets
have taken note. Greek government bonds are no longer priced cheaper than all other euro
area countries. A few years ago, I promised that Greece would regain investment grade—and
last year, it did. Today, I am here to tell you that Greece is on the path to a new milestone: the
upgrade of the Athens Stock Exchange to developed market status. When I addressed this
conference for the first time in 2019, I outlined my government’s vision and extended an
invitation to join us and share in the success of this journey. Since then, Greek assets have
consistently outperformed. Today, I can tell you that the journey is far from over. I invite you to
stay with us, to continue investing in Greece, and to share in the rewards of a nation on the up.
The best is yet to come. Thank you.” The Minister of Infrastructure & Transport - Former
Minister of Finance, H.E. Christos Staikouras, in his Keynote Address, stated: “The Greek
economy is being upgraded, becomes stronger and shows remarkable resilience. This is an
achievement primarily due to the long-lasting sacrifices of the Greek society, combined with the
prudent fiscal policy implemented over the last five years, the successful management of
consecutive external crises, as well as the political stability. However, despite the positive
outlook and the promising prospects of the Greek economy, we should remain cautious and
proactive on our decisions, as the wider environment shows signs of instability and uncertainty.
In this context, the political leadership of the Ministry of Infrastructure and Transport has
embarked on an effort to enhance connectivity in transport and resilience in infrastructure,
aiming ultimately to contribute to levering Greece’s regional, geopolitical and economic role.
Our strategy is based on priorities: 1st Priority: Implementing many large-scale projects
throughout the country The Thessaloniki Metro, the most emblematic urban project over the
last decade, has been put into operation. 2nd Priority: Implementing major flood-prevention
and irrigation projects 3rd Priority: Maintaining existing infrastructure projects 4th Priority:
Reforming the Greek railway 5th Priority: Renewing the public bus fleet 6th Priority: Promoting
electro-mobility 7th Priority: Enhancing the road safety nationwide 8th Priority: Allocating funds
for the implementation of all the above projects This involves leveraging national and European
funds, with the involvement and contribution of the private sector, through concessions and
Public-Private Partnerships. These provide the impetus to form a more resilient economic
landscape, to achieve high and sustainable growth, to create more new jobs and to enhance
social cohesion.” The Chief Executive Officer of Piraeus Group, Mr. Christos Megalou, in his
Keynote Address, stated: “On December 4, 2024, Christos Megalou, CEO of Piraeus, delivered
a compelling speech at the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum in New York,
where he was one of the the Luncheon speakers. He highlighted the pivotal role of the Greek
banking sector in the country’s economic transformation. Mr. Megalou emphasized the sector’s
progress over the past decade, citing achievements such as reducing non-performing
exposures, more substantial capital positions, and advancements in digital transformation. This
resilience has enabled Greek banks to support the economy effectively. Since early 2024,
Greek banks have provided over €7-8 billion in new credit, with Piraeus contributing €2.5 billion
to energy, tourism, and technology, establishing itself as a leader in sustainable development.  
The CEO outlined Piraeus’ focus on digital innovation, including AI-powered tools and its
ChatGPT-enabled virtual assistant, enhancing customer experiences. Piraeus is also
advancing wealth management, managing €11 billion in assets and targeting further growth
through strategic initiatives.  Mr. Megalou highlighted the bank’s commitment to key
sectors. The bank has allocated €32 billion to agriculture, renewable energy, and
tourism and plans to exceed €40 billion by 2027. Piraeus champions inclusion and
sustainability through its corporate responsibility strategy. The “Equall” program has supported
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16,000 individuals since 2022, fostering youth entrepreneurship, improving access to
affordable credit, and preserving Greece’s cultural heritage through educational programs.
Blending technology with human expertise, Piraeus remains a leader in digital innovation. Its
wealth management and focus on SMEs underline its commitment to inclusive growth and
societal impact. Mr. Megalou concluded by reaffirming Piraeus’ dedication to sustainable
profitability, innovation, and collaboration, which ensures the banking sector remains a
cornerstone of Greece’s growth.” The Chief Executive Officer of Attica Bank, Ms. Eleni Vrettou,
in her Keynote Address, highlighted how the merger of Attica Bank and Pancreta Bank is a
transformative milestone in Greece's financial landscape, setting the foundation for a modern,
resilient, and innovative banking institution. Ms. Vrettou stated: “Τhis union is far more than a
corporate consolidation whilst a step toward redefining the role of banking in driving economic
growth, supporting entrepreneurship, and creating sustainable value for society and investors
alike. This merger establishes the fifth-largest financial institution in Greece, with a
non-performing exposures (NPEs) ratio below 3% by the end of the year. Our vision is to build
a modern bank that seamlessly combines financial strength, innovation, and a customer-centric
approach. With a robust capital foundation, highlighted by a €735 million capital increase, we
are well-positioned to overtake a leading role in the Greek banking system. For investors, the
new Bank represents a unique opportunity to participate in Greece’s financial evolution. In an
era where stability and innovation are paramount, our bank is a reliable partner with a clear
roadmap for growth. From financing small to medium enterprises to advancing ESG aligned
initiatives, we are shaping a financial institution that stands for progress and purpose by
fostering entrepreneurship, driving innovation, and contributing to sustainable development.”
****************************** THE FORUM WAS ORGANIZED: In Cooperation With: New York
Stock Exchange – NYSE & Athens Exchange Group (ATHEX Group) Under The Auspices: of
the Consulate General of Greece in New York, which hosted a welcome reception for all
speakers. This International Summit about Greece held in New York, has been taking place
year after year, regardless of the political and economic conditions in Greece. With a 26-year
track record of success, it has been engaged in a systematic effort to highlight Greece’s profile
to a global business and investment audience. The Forum was organized in a particularly
positive timing for Greece, Featuring Top US and International Investors, Global & Greek
Companies, Global Investment Banks & Institutions, High-Ranking Government Officials from
Greece and the US (4 Greek Ministers), 19 Listed Companies, and 97 Top Level Speakers.
This year's forum was particularly significant as Greece is now experiencing a remarkable
upturn in economic growth and inflow of foreign investments. The regaining of the Investment
Grade Rating is a milestone for the Greek economy, attracting long-term capital and creating
favorable liquidity conditions. This rating status unlocks opportunities for a significant influx of
foreign capital, facilitated by the significant efforts in digitalization and tax incentives. The
country offers diverse sectors ripe for investment, including infrastructure, hospitality, real
estate, and energy. Greece's geographical position at the crossroads of three continents
provides easy access to emerging and mature markets. The Prime Minister of Greece, H.E.
Kyriakos Mitsotakis, opened the Forum and delivered the Greek Government’s message to the
international investors Prime Minister Mitsotakis’ written message was read by Mr. Nicolas
Bornozis, President of Capital Link. Keynote Remarks by Greek Ministers: Minister of
Infrastructure & Transport, H.E. Christos Staikouras – former Minister of Finance, Minister of
Labour & Social Security, H.E. Niki Kerameus, Alternate Minister of Economy & Finance, H.E.
Nikolaos Papathanasis, Deputy Minister of Environment & Energy, and H.E. Alexandra
Sdoukou. Greek Government Officials: Ms. Mary Psylla, General Secretary of Tax Policy -
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Ministry of Economy & Finance, Mr. Orestis Kavalakis, Governor of Recovery and Resilience
Facility Coordination Agency - Ministry of Economy and Finance, Mr. Dimitrios Tsakonas,
Director General - Public Debt Management Agency, Mr. George Pitsilis, Governor –
Independent Authority for Public Revenue, and Mr. Vassilis Kontozamanis, Former Alternate
Minister of Health. US Government Representative • H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador
to the Hellenic Republic - U.S. Embassy in Athens. European Investment Bank will be
represented by Mr. Yannis Tsakiris, Vice President. The Athens Exchange Group will be
represented by Mr. Yianos Kontopoulos, CEO - Athens Exchange Group, (via webcast), and
Enterprise Greece by Dr. Marinos Giannopoulos, CEO. The Forum featured the important
participation of representatives from v the biggest Greek Banks: 1) Four Systemic Banks,
Alpha Bank - Eurobank - National Bank - Piraeus Bank, 2) Attica Bank and Hellenic
Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO), and 3) from v major Global Investment
Banks • Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International • Morgan Stanley • Nomura •
AXIA Ventures Group. 4) Participating speakers in investor panel, representatives from: AXIA
Ventures Group - Brook Lane Capital - CVC Capital Partners • Grifon Capital Advisors •
Oaktree v 19 Listed Companies : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha
Services & Holdings S.A. (ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens
International Airport S.A. (ATH:AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A.
(ATH:EYDAP) • Attica Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group (ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH:
DIMAND) • Ellaktor S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & Holdings S.A.
(ATH: EUROB) • GEK TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A.
(ATH: ELPE) • IDEAL Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) •
Metlen Energy & Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) •
Piraeus Financial Holdings S.A. (ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC
(ATH:PPC) • Trastor REIC (ATH:TRASTOR). During the Official Luncheon the Greek Minister
of Infrastructure & Transport, Mr. Christos Staikouras, Mr. Christos Megalou, Chief Executive
Officer, Piraeus Group, and Ms. Eleni Vrettou, CEO - Attica Bank delivered Keynote Remarks.
Mr. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, Mr. Yianos Kontopoulos, CEO - Athens
Exchange Group, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd. (NYSE:
TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018, delivered Welcome Remarks. The Forum
concluded with an Official Dinner during which the "2024 Capital Link Hellenic Leadership
Award" was presented to Dr. Yannis Stournaras, Governor of Bank of Greece, for his
invaluable contributions to the European and Greek economies, and for his instrumental role in
keeping Greece as part of the Euro and to Greece's return to economic growth and prosperity.
Dr. Yannis Stournaras delivered Keynote Remarks. The Dinner opened with a brief Welcoming
Speech by The Ambassador of Greece to the USA, H.E. Ekaterini Nassika. Dr. Yannis
Stournaras was introduced by Mr. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson &
Co. «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» at NYSE-New York Stock Exchange. On Tuesday,
December, 10, 2024, within the context of the “26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum”, the New York Stock Exchange in cooperation with Capital Link organized for a 20th
year in a row, a special ceremony, the "Greek American Issuer Day at NYSE", honoring
Greece and Celebrating the Close Ties between the US, the Greek American and the Greek
Business Communities, during which Greek & Greek American companies listed on the New
York Stock Exchange rang the “Closing Bell” - at NYSE-New York Stock Exchange. Sponsors:
Lead Sponsors: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation - TEN Ltd.
Platinum Sponsor: Attica Bank Gold Sponsors: Barclays • BNP Paribas • EY • Nomura •
Piraeus Group Grand Sponsors: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA Ventures
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Group • OTE Group of Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of Companies •
HELLENiQ Energy • KPMG • Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank of Greece •
Public Power Corporation – PPC • PwC • Qualco Group • Reed Smith Sponsors: AKL Law
Firm • Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • AVAX Group •
Bernitsas Law • Colliers Greece • Danos, an alliance member of BNP PARIBAS Real Estate •
Elikonos Capital IFM • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International • IDEAL
Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development • LIBRA
GROUP • Machas & Partners Law Firm • Metropoulos Family Foundation • Oliver Wyman •
Pfizer • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners Law • KENTRIKI – Savils Hellas •
Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm Supporting Sponsors: DECA Investments •
Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage Company SA • EOS Capital Partners
• Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • NBG Securities • OPAP
S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth Consultants Greek
Securities Firms: • NBG Securities Supporters: Brook Lane Capital • CVC • Google • Grifon
Capital Advisors • Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO) • Hotel
Investment Partners (HIP) • Microsoft • MSCI • Oaktree Cocktail Reception Sponsor: Navios
Maritime Partners L.P. Dinner Sponsors: Onassis Group • Red Apple Group UNDER THE
AUSPICES: του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη • Γραφείο Οικονομικών και
Εμπορικών Υποθέσεων Νέας Υόρκης - Γενικό Προξενείο της Ελλάδος στην Νέα Υόρκη
SUPPORTING ORGANIZATIONS: • AHEPA • AHI - American Hellenic Institute • Cyprus - US
Chamber of Commerce • Deon Policy Institute • EFM - European Financial Management
Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean Business Culture Alliance • Endeavor •
European American Chamber of Commerce, New York • Hellenic Federation of New Jersey •
HABA - Hellenic American Bankers Association • HAT – Hellenic Association of Treasurers •
Hellenic American Chamber of Commerce • HIAS - Hellenic Institute of Advanced Studies •
Intercollegiate Hellenic Society Global – IHS Global • HLA - Hellenic Lawyers Association •
HMS – Hellenic Medical Society of New York • HPW - Hellenic Professional Women Inc. •
HAWK - Hellenic American Women's Council • Leadership 100 • SIDO - State International
Development Organizations, Inc. • THI - The Hellenic Initiative • World Hellenic
Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) MEDIA PARTNERS: Official TV Media
Partner: MEGA TV Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian News Agency
Greek Print & Digital News: tovima.com – TA NEA - in.gr – ot.gr AllAboutShipping.co.UK •
Banking News • World Energy News Greek American Media: Εθνικός Κήρυξ – The National
Herald Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by Mignatiou.Com • Greek News
USA • Hellenic DNA • Hellenic News of America Greek American Supporting Television
Partner: New Greek Television International Media: Greek Reporter ******************************
For further information, please contact: NEW YORK // Ms Olga Bornozi & Ms Eleni Bej Tel.: +1
212 661 75 66 - Email : obornozi@capitallink.com ; ebej@capitallink.com ATHENS // Ms
Victoria Tsoukala & Ms Athena Kosmadaki Τηλ. +30 210 6109800 Email :
vtsoukala@capitallink.com ; athensoffice@capitallink.com ; Or visit:
https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html www.capitallink.com
www.capitallinkforum.com ABOUT CAPITAL LINK Founded in 1995, Capital Link is a New
York based investor relations, financial communications, and advisory firm with a strategic
focus on the maritime, commodities and energy sectors, MLPs, as well as Closed-End Funds
and ETFs. Based in New York City, Capital Link has presence in London, Athens & Oslo. The
company is a member of the Baltic Exchange and works very closely with the New York Stock
Exchange, NASDAQ and the London Stock Exchange as well as with major international and
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supranational organizations and industry associations in the areas of the firm's strategic
concentration. Capital Link offers a full suite of services including strategic and corporate
advisory, investor relations, media relations, public and industry relations and the organization
of corporate events. Capital Link’s proactive approach integrates Investor Relations,
Information Technology and Media, enhancing awareness and branding for our clients through
tailored outreach programs targeting analysts, institutional and individual investors and the
financial media complemented by extensive and uniquely powerful marketing platforms. Capital
Link is also known for the organization of 18 top-level investment and industry forums,
Webinars and Podcasts, the majority of which focus on maritime transportation and U.S.
investment products, in 10 countries in Europe, the United States and Asia, in key industry
centers, such as New York, London, Oslo, Hamburg, Athens, Limassol, Shanghai, Singapore,
Tokyo and Hong Kong, featuring industry leaders focusing on investment strategies, sectors,
critical topics of interest to the investment community that draw the elite of the global financial,
investment and business communities. Capital Link holds about 18 forums annually focusing
on the areas of its strategic concentration.
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Δεν απομακρύνθηκε από τις 1.460 μονάδες ο Γενικός Δείκτης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σχεδόν 50 εκατ. ευρώ η αξία των προσυμφωνημένων πράξεων για την ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
Κωνσταντίνα Δαλαμάνη
«Μάχη» γύρω από το πρόσφατο κεκτημένο των 1.460 μονάδων δόθηκε σήμερα
στο Χρηματιστήριο Αθηνών, με το πρόσημο να αλλάζει αρκετές φορές, προτού επικρατήσουν
οριακά οι πωλητές για δεύτερη συναπτή ημέρα. Σε στενό εύρος τιμών κινήθηκε ο Γενικός
Δείκτης, με την συσσώρευση και τις επιλεκτικές τοποθετήσεις να αποτελούν τα βασικά στοιχεία
που χαρακτήρισαν την εγχώρια αγορά.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τετάρτης (11/12) ο Γενικός Δείκτης υποχώρησε κατά 1,21
μονάδες ή -0,08% και έκλεισε στις 1.457,60 μονάδες. Στις 7 μονάδες καθορίστηκε το εύρος
διακύμανσης του ΓΔ, με υψηλό ημέρας τις 1.461,18 μονάδες και χαμηλό ημέρας τις 1.454,69
μονάδες. Στο +4,6% η απόδοση μέσα στον Δεκέμβριο και στο +12,72% η αντίστοιχη εντός του
2024. Ισχυρή άνοδο κατέγραψαν η Metlen, ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών (ΔΑΑ), η Lamda
Development και η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, ενώ αντίθετα πιέσεις δέχθηκαν η ΔΕΗ και η Jumbo. Σε…
ρηχά νερά οι τραπεζικοί τίτλοι.
Στο επίκεντρο βρέθηκαν τα μεγάλα πακέτα της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, που αφορούσαν σε placement για
μέρος της συμμετοχής του Latsco Family Office. Συνολικά 2,6 εκατ. μετοχές πέρασαν στην
κατοχή διεθνών επενδυτών, στον πρόεδρο και CEO του ομίλου, κ. Γιώργο Περιστέρη, αλλά και
σε υψηλόβαθμα στελέχη της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ και της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή.
Αναφορικά με τις προσυμφωνημένες πράξεις που έλαβαν χώρα για την ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ,
διακινήθηκαν 8 πακέτα, 2.773.672 τεμαχίων και συνολικής αξίας 49,926 εκατ. ευρώ, στην τιμή
των 18 ευρώ, σε ένα discount πέριξ του -3% σε σχέση με το σημερινό κλείσιμο κοντά στα 18,6
ευρώ.
Στο προσκήνιο το year end rally
Βελτιωμένη παραμένει η επενδυτική ψυχολογία καθώς η κατοχύρωση των πρόσφατων κερδών
δεν αποτελεί -προς το παρόν- σοβαρή «τροχοπέδη» για τις -σε γενικές γραμμές- ανοδικές
τάσεις που επικρατούν στις αγορές. Η αύξηση της συναλλακτικής δραστηριότητας λειτουργεί
ως καταλύτης επαναφοράς προς αυτή την κατεύθυνση. Περίπου -3% απέχει το Χ.Α. από τη
φετινή κορυφή (και 13ετίας) των 1.502,79 μονάδων, με το year end rally να βρίσκεται ακόμη
στο «τραπέζι». Παράλληλα, τα επιτυχημένα roadshows σε Λονδίνο (Morgan Stanley) και Νέα
Υόρκη (Capital Link) δίνει νέα πνοή αισιοδοξίας στην Αθήνα.
Στάση αναμονής κρατούν οι επενδυτές στο εξωτερικό, με τα στοιχεία για τον πληθωρισμό στις
ΗΠΑ να δίνουν κατεύθυνση στην Federal Reserve ως προς τη νομισματική πολιτική που θα
ακολουθήσει. Ακολουθεί την Πέμπτη η ΕΚΤ, με τη μείωση των επιτοκίων κατά 0,25% να
αποτελεί το πιθανότερο ενδεχόμενο. Η προσοχή παραμένει επίσης στραμμένη στις πολιτικές
αναταράξεις που πλήττουν τη Γαλλία, τη Συρία και τη Νότια Κορέα.
Χωρίς το δικαίωμα στο προσωρινό μέρισμα ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή διαπραγματευόταν
σήμερα η Prodea Investments, ενώ η καταβολή του είναι προγραμματισμένη για την επόμενη
Τετάρτη 18 Δεκεμβρίου. Παράλληλα, τα οικονομικά του αποτελέσματα για το γ’ τρίμηνο και το
9μηνο παρουσιάζει ο ΑΔΜΗΕ την ερχόμενη Δευτέρα 16 Δεκεμβρίου.
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ΥΠΕΚΑ Ν. Κεραμέως στο «26ο ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη: Στόχος να
κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από ΡΑ
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
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απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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Βρεττού στο Capital Link: Ορόσημο μετασχηματισμού για τις τράπεζες η συγχώνευση
Attica – Παγκρήτιας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελένη Βρεττού μίλησε στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum
Κωνσταντίνος Χρυσός
Για την απόφασή της να ασχοληθεί με το δύσκολο εγχείρημα της Attica Bank, μίλησε στο
πλαίσιο του 26ου Capital Link Invest in Greece Forum, η διευθύνουσα σύμβουλος της
τράπεζας, κα Ελένη Βρεττού.
Μιλώντας στο γεύμα του φόρουμ, περιέγραψε πώς η συγχώνευση της AtticaBank με την
Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα
στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό
οργανισμό.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην
Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του
έτους».
Όπως είπε, πριν από δύο χρόνια, σχεδόν όλοι στην αγορά θεωρούσαν ότι το εγχείρημα της
συγχώνευσης και της αντιμετώπισης της κρίσης ήταν αδύνατο, ωστόσο τελικά κερδήθηκε το
στοίχημα της επιστροφής της τράπεζας στην κερδοφορία, διαψεύδοντας πλήρως τις αρνητικές
προβλέψεις: «Μέσα σε δυο χρόνια, καταφέραμε να κάνουμε κάτι που όλοι στην αγορά, εκτός
από την κυβέρνηση, τον κ. Στουρνάρα και τον κ. Εξάρχου, θεωρούσαν πρακτικά αδύνατο.
Μετά από δύο χρόνια, καταφέραμε να επαναφέρουμε την τράπεζα στην κερδοφορία. Πριν από
δύο χρόνια, κανείς δεν το πίστευε, όλοι έλεγαν ότι θα ήταν επαγγελματική αυτοκτονία, αν
μπαίναμε στην Attica Bank. Τώρα, στα αποτελέσματα εννεαμήνου, πρόκειται να
ανακοινώσουμε το έβδομο συνεχόμενο κερδοφόρο τρίμηνο, με την κερδοφορία να συνεχίζει να
αυξάνεται», τόνισε η Ελένη Βρεττού, παραθέτοντας και τα σχετικά στοιχεία. «Δεν μείναμε μόνο
στη συγχώνευση, αλλά έχουμε εισφέρει 1,3 δισεκατομμύρια ευρώ κεφαλαίου στις δύο τράπεζες
από τον Οκτώβριο του 2022. Ολοκληρώσαμε ΑΜΚ περίπου 735 εκατομμυρίων ευρώ,
ιδιωτικοποιώντας την τράπεζα μέσω της μεταβίβασης του ελέγχου του 57% περίπου σε ιδιώτες
επενδυτές».
Παράλληλα, η κα Βρεττού στάθηκε στις δυσλειτουργίες που προκαλεί στον τραπεζικό σύστημα
ο υπερσυγκεντρωτισμός σε μόνο τέσσερις συστημικές τράπεζες, αναφέροντας ότι εγείρει
ανησυχίες για την υγεία του τραπεζικού συστήματος και κατά συνέπεια στην ευρύτερη
οικονομία, λόγω της έλλειψης ανταγωνισμού. Όπως είπε, πολλές μεγάλες κυρίως επιχειρήσεις
εκφράζουν δυσαρέσκεια, επικαλούμενες αργή εξυπηρέτηση, χρονοβόρες διαδικασίες και
περιορισμένη πρόσβαση σε κεφάλαια».
Τέλος, η κα Βρεττού αναφέρθηκε στους μελλοντικούς στόχους: «Το όραμά μας είναι να
δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ, την
καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
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πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη».
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Στο τέλος επικράτησαν οι πωλητές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χωρίς εξάρσεις η σημερινή πορεία της αγοράς, με σχετικά ήπιες μεταβολές για τις τραπεζικές
μετοχές και τους επενδυτές να εμφανίζουν συγκρατημένη στάση.
Με τον τραπεζικό κλάδο να συνεχίζει να βρίσκεται στο επίκεντρο, καθώς αναμένονται οι
πρωθυπουργικές ανακοινώσεις για τυχόν παρεμβάσεις σε θέματα που αφορούν επιτόκια,
προμήθειες, αλλά και τα ακίνητα που έχουν στην κατοχή τους οι τράπεζες.
Μετά τις παραπάνω ανακοινώσεις, μένει να φανεί αν ο κλάδος - σηματωρός της εγχώριας
αγοράς - έχει τις δυνάμεις να κινηθεί υψηλότερα, αξιοποιώντας την παραδοσιακά θετική, για τις
αγορές, περίοδο της αλλαγής του έτους, με τον γενικό δείκτη να επαναπροσεγγίζει τις 1.500
μονάδες.
Σύμφωνα με αναλυτές, «σε διαδικασία αυτοσυντήρησης έχει εισέλθει η εγχώρια αγορά, με τους
επενδυτές να προχωρούν σε προσεκτικές και στοχευμένες κινήσεις και τον Γενικό Δείκτη να
μην χάνει την επαφή του με το επίπεδο των 1.460 - 1.450 μονάδων. Βελτιωμένη παραμένει,
ωστόσο, η επενδυτική ψυχολογία, μετά τα επιτυχημένα roadshows σε Λονδίνο (Morgan
Stanley) και Νέα Υόρκη (Capital Link), ενώ η όποια κατοχύρωση βραχυπρόθεσμων κερδών
δεν απειλεί, προς το παρόν, το πιθανολογούμενο ‘year end rally’ που λαμβάνει χώρα στις
αγορές.
Μένει να φανεί αν η στάση αναμονής - ήπια διόρθωση επαναφόρτισης και τεχνικής
εξισορρόπησης δεικτών και μετοχών θα έχει και συνέχεια, ή τα θετικά μηνύματα από
επιχειρήσεις και οικονομία και η πρόσφατη αναβάθμιση από τον οίκο Scope Ratings, θα
δώσουν τα απαιτούμενα ‘καύσιμα’ για κίνηση προς υψηλότερα επίπεδα».
Οι αισιόδοξοι βλέπουν περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων, μέχρι το τέλος του έτους, χωρίς
να αποκλείουν και θετικό ξεκίνημα για το 2025, με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει
πίσω και παρουσιάζουν αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου, ιδιαίτερα αν στην ανοδική κίνηση
συμπλεύσει και το διεθνές χρηματιστηριακό κλίμα.
Σύμφωνα με αναλυτή – συνεργάτη της στήλης, «παρακολουθώντας αφενός το διάγραμμα,
αφετέρου την καθημερινή συμπεριφορά στο ταμπλό, εύκολα μπορεί κάποιος να καταλάβει ότι
ο τίτλος της ΕΥΡΩΒ είναι ο πρωταγωνιστής μεταξύ των 4 μεγάλων συστημικών. Η μετοχή
εύκολα κράτησε την ανοδικότητά της, προσέγγισε τα προ μηνών υψηλά, τα οποία μάλιστα είναι
και πολυετή και εύκολα μπορεί να δει τα 2,45€, σε πρώτη φάση. Από κάτω, είναι γεμάτη
στηρίξεις, που σε συνδυασμό με τη μειωμένη προσφορά στα πτωτικά σκέλη, επιβεβαιώνει τη
στιβαρή μετοχική βάση. Κάτι που θα μας χρειαστεί για τη συνέχεια, καθώς είναι γνωστό πως
όσο πιο δύσκολα πέφτει μια μετοχή, τόσο πιο εύκολα ανεβαίνει».
Ανάλογα προσεκτικό το κλίμα και στην Ευρώπη, με τους ενεργούς επενδυτές να τιμολογούν τα
στοιχεία για τον πληθωρισμό Νοεμβρίου στις ΗΠΑ και να περιμένουν την αυριανή συνεδρίαση
της ΕΚΤ, ενώ ακολουθεί η FED στις 17-18 Δεκεμβρίου και η BoE.
Πιο συγκεκριμένα, υψηλότερα κινήθηκε για έναν ακόμα μήνα ο πληθωρισμός σε ετήσια και
μηνιαία βάση. Ειδικότερα, ο δείκτης τιμών καταναλωτή κατέγραψε άνοδο 2,7% τον Νοέμβριο,
σε σχέση με τον Νοέμβριο του προηγούμενου έτους. Σε μηνιαία βάση, ο δείκτης τιμών
καταναλωτή ενισχύθηκε 0,3% τον Νοέμβριο, σε σχέση με τον Οκτώβριο. Ο δομικός
πληθωρισμός, ο οποίος δεν περιλαμβάνει τις ευμετάβλητες κατηγορίες των Τροφίμων και της
Ενέργειας, διαμορφώθηκε στο 3,3% σε ετήσια βάση και στο 0,3% σε μηνιαία βάση. Όλες οι
μετρήσεις ευθυγραμμίστηκαν με τις προβλέψεις των αναλυτών.
Στα άξια αναφοράς της σημερινής συνεδρίασης και τα «πακέτα» της ΓΕΚΤΕΡΝΑ (+0,98%) που
πέρασαν σήμερα από το Χ.Α., συνολικού ύψους 2.773.672 μετοχών, στα 18 ευρώ, με τον τζίρο
να ανέρχεται στα 49,93 εκατ. ευρώ. Στους αγοραστές, σύμφωνα με πληροφορίες,
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περιλαμβάνονται υφιστάμενοι μέτοχοι, funds και ανώτερα και ανώτατα στελέχη της
ΓΕΚΤΕΡΝΑ.
Deep value play με σημαντικό upside από νέα έργα χαρακτηρίζει τη μετοχή της ΓΕΚΤΕΡΝΑ η
Pantelakis Sec. σε νέο report της, με το οποίο επανεκκινεί κάλυψη της μετοχής με σύσταση
“overweight” και τιμή-στόχο στα 27 ευρώ.
Ο γενικός δείκτης κινήθηκε μεταξύ 1.461,18 (+0,16%) και 1454,69 μονάδων (-0,28%) και
ολοκλήρωσε τις συναλλαγές στις 1.457,6 μονάδες (-0,08%), ενώ ο τζίρος διαμορφώθηκε στα
141 εκατ., από τα οποία τα 62,1 εκατ. αφορούσαν «πακέτα».
Από τις μετοχές της υψηλής κεφαλαιοποίησης, με τις μεγαλύτερες απώλειες οι ΔΕΗ (-1,99%),
Ελλάκτωρ (-1,30%), Jumbo (-2,41%), Autohellas (-1,16%).
Με τα μεγαλύτερα κέρδη οι ΔΑΑ (+1%), ΕΥΔΑΠ (+1,57%), Lamda Development (+1,82%^),
Metlen (+1,10%).
Από τις χαμηλότερες κεφαλαιοποιήσεις, πέτυχαν να διακριθούν, μεταξύ άλλων, οι ΕΚΤΕΡ
(+7,33%), Δρομέας (+3,81%), Interlife (+3,67%), MED (+2,56%).
Από σήμερα, οι μετοχές της «ΠΡΟΝΤΕΑ Α.Ε.Ε.Α.Π.» (0%) ήταν διαπραγματεύσιμες στο Χ.Α.
χωρίς το ποσό €0,470 ανά μετοχή (καθαρό ποσό).
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Νέα ελεγχόμενη πτώση με τα πακέτα της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ στο
επίκεντρο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Μάχη» γύρω από το πρόσφατο κεκτημένο των 1.460 μονάδων δόθηκε σήμερα στο
Χρηματιστήριο Αθηνών
, με το πρόσημο να αλλάζει αρκετές φορές, προτού επικρατήσουν οριακά οι πωλητές για
δεύτερη συναπτή ημέρα. Σε στενό εύρος τιμών κινήθηκε ο Γενικός Δείκτης, με την
συσσώρευση και τις επιλεκτικές τοποθετήσεις να αποτελούν τα βασικά στοιχεία που
χαρακτήρισαν την εγχώρια αγορά.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τετάρτης (11/12) ο
Γενικός Δείκτης
υποχώρησε κατά 1,21 μονάδες ή -0,08% και έκλεισε στις 1.457,60 μονάδες. Στις 7 μονάδες
καθορίστηκε το εύρος διακύμανσης του ΓΔ, με υψηλό ημέρας τις 1.461,18 μονάδες και χαμηλό
ημέρας τις 1.454,69 μονάδες. Στο 4,6% η απόδοση μέσα στον Δεκέμβριο και στο 12,72% η
αντίστοιχη εντός του 2024. Ισχυρή άνοδο κατέγραψαν η Metlen, ο Διεθνής Αερολιμένας
Αθηνών (ΔΑΑ), η Lamda Development και η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, ενώ αντίθετα πιέσεις δέχθηκαν η
ΔΕΗ και η Jumbo. Σε… ρηχά νερά οι τραπεζικοί τίτλοι.
Στο επίκεντρο βρέθηκαν τα μεγάλα πακέτα της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, που αφορούσαν σε placement για
μέρος της συμμετοχής του Latsco Family Office. Συνολικά 2,6 εκατ. μετοχές πέρασαν στην
κατοχή διεθνών επενδυτών, στον πρόεδρο και CEO του ομίλου, κ. Γιώργο Περιστέρη, αλλά και
σε υψηλόβαθμα στελέχη της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ και της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή.
Αναφορικά με τις προσυμφωνημένες πράξεις που έλαβαν χώρα για την ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ,
διακινήθηκαν 8 πακέτα, 2.773.672 τεμαχίων και συνολικής αξίας 49,926 εκατ. ευρώ, στην τιμή
των 18 ευρώ, σε ένα discount πέριξ του -3% σε σχέση με το σημερινό κλείσιμο κοντά στα 18,6
ευρώ.
Στο προσκήνιο το year end rally
Βελτιωμένη παραμένει η επενδυτική ψυχολογία καθώς η κατοχύρωση των πρόσφατων κερδών
δεν αποτελεί -προς το παρόν- σοβαρή «τροχοπέδη» για τις -σε γενικές γραμμές- ανοδικές
τάσεις που επικρατούν στις αγορές. Η αύξηση της συναλλακτικής δραστηριότητας λειτουργεί
ως καταλύτης επαναφοράς προς αυτή την κατεύθυνση. Περίπου -3% απέχει το Χ.Α. από τη
φετινή κορυφή (και 13ετίας) των 1.502,79 μονάδων, με το year end rally να βρίσκεται ακόμη
στο «τραπέζι». Παράλληλα, τα επιτυχημένα roadshows σε Λονδίνο (Morgan Stanley) και Νέα
Υόρκη (Capital Link) δίνει νέα πνοή αισιοδοξίας στην Αθήνα.
Στάση αναμονής κρατούν οι επενδυτές στο εξωτερικό, με τα στοιχεία για τον πληθωρισμό στις
ΗΠΑ να δίνουν κατεύθυνση στην Federal Reserve ως προς τη νομισματική πολιτική που θα
ακολουθήσει. Ακολουθεί την Πέμπτη η ΕΚΤ, με τη μείωση των επιτοκίων κατά 0,25% να
αποτελεί το πιθανότερο ενδεχόμενο. Η προσοχή παραμένει επίσης στραμμένη στις πολιτικές
αναταράξεις που πλήττουν τη Γαλλία, τη Συρία και τη Νότια Κορέα.
Χωρίς το δικαίωμα στο προσωρινό μέρισμα ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή διαπραγματευόταν
σήμερα η Prodea Investments, ενώ η καταβολή του είναι προγραμματισμένη για την επόμενη
Τετάρτη 18 Δεκεμβρίου. Παράλληλα, τα οικονομικά του αποτελέσματα για το γ’ τρίμηνο και το
9μηνο παρουσιάζει ο ΑΔΜΗΕ την ερχόμενη Δευτέρα 16 Δεκεμβρίου.
Παίρνουν τα ηνία οι αγοραστές στις διεθνείς αγορές
Αλλαγή σκηνικού στις ευρωαγορές, με τον Stoxx 600 να κερδίζει πλέον περίπου 0,2%,
διαγράφοντας τις αρχικές απώλειες. Άνοδο 0,1% με 0,5% σημειώνουν οι κυριότεροι δείκτες της
Γηραιάς Ηπείρου. Αντίθετα, ο ισπανικός IBEX 35 διολισθαίνει κατά -1,4%. Σημειώνεται ότι ο
Stoxx 600 έβαλε χθες «φρένο» στο 8ήμερο ανοδικό σερί του. Οι επενδυτές περιμένουν τις
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αυριανές ανακοινώσεις της ΕΚΤ για τα επιτόκια, με μία νέα μείωση κατά 25 μονάδες βάσης να
αποτελεί το βασικό σενάριο.
Με μικρές μεταβολές και μεικτά πρόσημα έλαβε χώρα η συνεδρίαση της Τετάρτης στα ασιατικά
χρηματιστήρια. Ανοδικές ήταν οι τάσεις σε Κίνα, Ιαπωνία και Νότια Κορέα, με τον Kospi στη
Σεούλ να ενισχύεται κατά 1%. Από την άλλη πλευρά, πτωτικά κινήθηκαν οι βασικοί δείκτες σε
Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
Διαβάστε περισσότερα οικονομικά νέα στο
--.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Ο Τραμπ πρότεινε την πρώην παρουσιάστρια του FOX News Κίμπερλι Γκιλφόιλ για Πρέσβειρα
των ΗΠΑ στην Ελλάδα
Χωρίς σημαντικές βροχές οι επόμενες ημέρες – «Διαφωνία» μετεωρολόγων για τον καιρό των
Χριστουγέννων
Δρομολογούνται νομοθετικές παρεμβάσεις για την διευκόλυνση της μετάκλησης εργαζομένων
από τρίτες χώρες
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O Αλέξανδρος Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
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σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
 Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΕΠΙΣΗΣ
Πάτρα: Μετατροπή του κατηγορητηρίου για τον θάνατο της 41χρονης Γαρυφαλλιάς
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Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest
Forum» διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN
ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Στην τιμητική εκδήλωση, το παρών έδωσαν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος
Σταϊκούρας, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής και Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ), Νικόλαος Τσάκος.
Στο πλαίσιο της εκδήλωσης, ο υπουργός υποδομών ανέφερε: «Είναι η πέμπτη φορά που
βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ μέρους της ελληνικής
κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε
την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία».
Μετά τα πέρας των εργασιών του Συνεδρίου, ο κ. Σταϊκούρας, μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ
δήλωσε ότι «παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως
είχαμε δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας».
Ενώ τόνισε ότι: «Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο.
Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες
μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια».
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Νέα ελεγχόμενη πτώση με τα πακέτα της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ στο
επίκεντρο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο Αθηνών
Γενικός Δείκτης
«Μάχη» γύρω από το πρόσφατο κεκτημένο των 1.460 μονάδων δόθηκε σήμερα στο
Χρηματιστήριο Αθηνών, με το πρόσημο να αλλάζει αρκετές φορές, προτού επικρατήσουν
οριακά οι πωλητές για δεύτερη συναπτή ημέρα. Σε στενό εύρος τιμών κινήθηκε ο Γενικός
Δείκτης, με την συσσώρευση και τις επιλεκτικές τοποθετήσεις να αποτελούν τα βασικά στοιχεία
που χαρακτήρισαν την εγχώρια αγορά.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τετάρτης (11/12) ο Γενικός Δείκτης υποχώρησε κατά 1,21
μονάδες ή -0,08% και έκλεισε στις 1.457,60 μονάδες. Στις 7 μονάδες καθορίστηκε το εύρος
διακύμανσης του ΓΔ, με υψηλό ημέρας τις 1.461,18 μονάδες και χαμηλό ημέρας τις 1.454,69
μονάδες. Στο +4,6% η απόδοση μέσα στον Δεκέμβριο και στο +12,72% η αντίστοιχη εντός του
2024. Ισχυρή άνοδο κατέγραψαν η Metlen, ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών (ΔΑΑ), η Lamda
Development και η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, ενώ αντίθετα πιέσεις δέχθηκαν η ΔΕΗ και η Jumbo. Σε…
ρηχά νερά οι τραπεζικοί τίτλοι.
Στο επίκεντρο βρέθηκαν τα μεγάλα πακέτα της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, που αφορούσαν σε placement για
μέρος της συμμετοχής του Latsco Family Office. Συνολικά 2,6 εκατ. μετοχές πέρασαν στην
κατοχή διεθνών επενδυτών, στον πρόεδρο και CEO του ομίλου, κ. Γιώργο Περιστέρη, αλλά και
σε υψηλόβαθμα στελέχη της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ και της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή.
Αναφορικά με τις προσυμφωνημένες πράξεις που έλαβαν χώρα για την ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ,
διακινήθηκαν 8 πακέτα, 2.773.672 τεμαχίων και συνολικής αξίας 49,926 εκατ. ευρώ, στην τιμή
των 18 ευρώ, σε ένα discount πέριξ του -3% σε σχέση με το σημερινό κλείσιμο κοντά στα 18,6
ευρώ.
Στο προσκήνιο το year end rally
Βελτιωμένη παραμένει η επενδυτική ψυχολογία καθώς η κατοχύρωση των πρόσφατων κερδών
δεν αποτελεί -προς το παρόν- σοβαρή «τροχοπέδη» για τις -σε γενικές γραμμές- ανοδικές
τάσεις που επικρατούν στις αγορές. Η αύξηση της συναλλακτικής δραστηριότητας λειτουργεί
ως καταλύτης επαναφοράς προς αυτή την κατεύθυνση. Περίπου -3% απέχει το Χ.Α. από τη
φετινή κορυφή (και 13ετίας) των 1.502,79 μονάδων, με το year end rally να βρίσκεται ακόμη
στο «τραπέζι». Παράλληλα, τα επιτυχημένα roadshows σε Λονδίνο (Morgan Stanley) και Νέα
Υόρκη (Capital Link) δίνει νέα πνοή αισιοδοξίας στην Αθήνα.
Στάση αναμονής κρατούν οι επενδυτές στο εξωτερικό, με τα στοιχεία για τον πληθωρισμό στις
ΗΠΑ να δίνουν κατεύθυνση στην Federal Reserve ως προς τη νομισματική πολιτική που θα
ακολουθήσει. Ακολουθεί την Πέμπτη η ΕΚΤ, με τη μείωση των επιτοκίων κατά 0,25% να
αποτελεί το πιθανότερο ενδεχόμενο. Η προσοχή παραμένει επίσης στραμμένη στις πολιτικές
αναταράξεις που πλήττουν τη Γαλλία, τη Συρία και τη Νότια Κορέα.
Χωρίς το δικαίωμα στο προσωρινό μέρισμα ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή διαπραγματευόταν
σήμερα η Prodea Investments, ενώ η καταβολή του είναι προγραμματισμένη για την επόμενη
Τετάρτη 18 Δεκεμβρίου. Παράλληλα, τα οικονομικά του αποτελέσματα για το γ’ τρίμηνο και το
9μηνο παρουσιάζει ο ΑΔΜΗΕ την ερχόμενη Δευτέρα 16 Δεκεμβρίου.
Παίρνουν τα ηνία οι αγοραστές στις διεθνείς αγορές
Στα στοιχεία για τον πληθωρισμό (CPI) στις ΗΠΑ «έπεσαν» σήμερα οι προβολείς, με τον
βασικό δείκτη να διαμορφώνεται στο 2,7%, σε συντονισμό με τις εκτιμήσεις των αναλυτών. Με
αυτό τον τρόπο, δόθηκε ένας ακόμη λόγος για τη Federal Reserve να μειώσει περαιτέρω τα
επιτόκια την επόμενη εβδομάδα. Υπενθυμίζεται ότι η κεντρική τράπεζα συνεδριάζει το διήμερο
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17-18 Δεκεμβρίου. Με θετικά πρόσημα ξεκίνησε η σημερινή σύνοδος στη Wall Street, όπου o
S&P 500 ενισχύεται κατά +0,7% και ο Nasdaq κινείται υψηλότερα κατά +1,4%.
Αλλαγή σκηνικού στις ευρωαγορές, με τον Stoxx 600 να κερδίζει πλέον περίπου +0,2%,
διαγράφοντας τις αρχικές απώλειες. Άνοδο +0,1% με +0,5% σημειώνουν οι κυριότεροι δείκτες
της Γηραιάς Ηπείρου. Αντίθετα, ο ισπανικός IBEX 35 διολισθαίνει κατά -1,4%. Σημειώνεται ότι
ο Stoxx 600 έβαλε χθες «φρένο» στο 8ήμερο ανοδικό σερί του. Οι επενδυτές περιμένουν τις
αυριανές ανακοινώσεις της ΕΚΤ για τα επιτόκια, με μία νέα μείωση κατά 25 μονάδες βάσης να
αποτελεί το βασικό σενάριο.
Κλείσιμο
Με μικρές μεταβολές και μεικτά πρόσημα έλαβε χώρα η συνεδρίαση της Τετάρτης στα ασιατικά
χρηματιστήρια. Ανοδικές ήταν οι τάσεις σε Κίνα, Ιαπωνία και Νότια Κορέα, με τον Kospi στη
Σεούλ να ενισχύεται κατά +1%. Από την άλλη πλευρά, πτωτικά κινήθηκαν οι βασικοί δείκτες σε
Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
Διαβάστε περισσότερα οικονομικά νέα στο Newmoney.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Ο Τραμπ πρότεινε την πρώην παρουσιάστρια του FOX News Κίμπερλι Γκιλφόιλ για Πρέσβειρα
των ΗΠΑ στην Ελλάδα
Χωρίς σημαντικές βροχές οι επόμενες ημέρες - «Διαφωνία» μετεωρολόγων για τον καιρό των
Χριστουγέννων
Δρομολογούνται νομοθετικές παρεμβάσεις για την διευκόλυνση της μετάκλησης εργαζομένων
από τρίτες χώρες
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ

https://www.protothema.gr/economy/article/1574301/hrimatistirio-athinon-nea-eleghomeni-ptosi-me-ta-paketa-tis-gek-terna-sto-epikedro/


https://www.patrasevents.gr/

 Publication date: 11/12/2024 17:45

 Similar Stats ranking (Greece): 1594

 link

Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα»
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
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γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Πηγή: ΑΠΕ - ΜΠΕ
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Βρεττού στο Capital Link: Ορόσημο μετασχηματισμού για τις τράπεζες η συγχώνευση
Attica – Παγκρήτιας (pics)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Καταφέραμε να διαψεύσουμε όσους έλεγαν πριν από δύο χρόνια ότι θα ήταν επαγγελματική
«αυτοκτονία» η είσοδός μας στην Attica Bank, ανέφερε, μεταξύ άλλων, η διευθύνουσα
σύμβουλος της τράπεζας στην κεντρική της ομιλία
Για την απόφασή της να ασχοληθεί με το δύσκολο εγχείρημα της Attica Bank, μίλησε στο
πλαίσιο του 26ου Capital Link Invest in Greece Forum, η διευθύνουσα σύμβουλος της
τράπεζας, κα Ελένη Βρεττού.
Μιλώντας στο γεύμα του φόρουμ, περιέγραψε πώς η συγχώνευση της AtticaBank με την
Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα
στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό
οργανισμό.
Η κυρία Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα
βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής
ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και
τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην
Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του
έτους».
Η Ελένη Βρεττού με την Όλγα Μπορνόζη, διευθύνουσα σύμβουλο της Capital Link / Φωτ.:
Χριστίνα Ρωμηού
Όπως είπε, πριν από δύο χρόνια, σχεδόν όλοι στην αγορά θεωρούσαν ότι το εγχείρημα της
συγχώνευσης και της αντιμετώπισης της κρίσης ήταν αδύνατο, ωστόσο τελικά κερδήθηκε το
στοίχημα της επιστροφής της τράπεζας στην κερδοφορία, διαψεύδοντας πλήρως τις αρνητικές
προβλέψεις: «Μέσα σε δυο χρόνια, καταφέραμε να κάνουμε κάτι που όλοι στην αγορά, εκτός
από την κυβέρνηση, τον κ. Στουρνάρα και τον κ. Εξάρχου, θεωρούσαν πρακτικά αδύνατο.
Μετά από δύο χρόνια, καταφέραμε να επαναφέρουμε την τράπεζα στην κερδοφορία. Πριν από
δύο χρόνια, κανείς δεν το πίστευε, όλοι έλεγαν ότι θα ήταν επαγγελματική αυτοκτονία, αν
μπαίναμε στην Attica Bank. Τώρα, στα αποτελέσματα εννεαμήνου, πρόκειται να
ανακοινώσουμε το έβδομο συνεχόμενο κερδοφόρο τρίμηνο, με την κερδοφορία να συνεχίζει να
αυξάνεται», τόνισε η Ελένη Βρεττού, παραθέτοντας και τα σχετικά στοιχεία. «Δεν μείναμε μόνο
στη συγχώνευση, αλλά έχουμε εισφέρει 1,3 δισεκατομμύρια ευρώ κεφαλαίου στις δύο τράπεζες
από τον Οκτώβριο του 2022. Ολοκληρώσαμε ΑΜΚ περίπου 735 εκατομμυρίων ευρώ,
ιδιωτικοποιώντας την τράπεζα μέσω της μεταβίβασης του ελέγχου του 57% περίπου σε ιδιώτες
επενδυτές».
Παράλληλα, η κα Βρεττού στάθηκε στις δυσλειτουργίες που προκαλεί στον τραπεζικό σύστημα
ο υπερσυγκεντρωτισμός σε μόνο τέσσερις συστημικές τράπεζες, αναφέροντας ότι εγείρει
ανησυχίες για την υγεία του τραπεζικού συστήματος και κατά συνέπεια στην ευρύτερη
οικονομία, λόγω της έλλειψης ανταγωνισμού. Όπως είπε, πολλές μεγάλες κυρίως επιχειρήσεις
εκφράζουν δυσαρέσκεια, επικαλούμενες αργή εξυπηρέτηση, χρονοβόρες διαδικασίες και
περιορισμένη πρόσβαση σε κεφάλαια».
Φωτ.: Χριστίνα Ρωμηού
Τέλος, η κα Βρεττού αναφέρθηκε στους μελλοντικούς στόχους: «Το όραμά μας είναι να
δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ, την
καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την
πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να
αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα
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Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού
χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής
σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη
ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση
πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό
οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας
την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη».
Διαβάστε ακόμη
Στο τραπέζι νέα νομοθετική παρέμβαση για τις τραπεζικές προμήθειες
Economist: Στο top 5 των κορυφαίων οικονομιών η Ελλάδα και το 2024 (πίνακας)
Τακτοποιήσεις για 15.000 ακίνητα των servicers και των τραπεζών
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Νέα ελεγχόμενη πτώση με τα πακέτα της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ στο
επίκεντρο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Δεν απομακρύνθηκε από τις 1.460 μονάδες ο Γενικός Δείκτης - Σχεδόν 50 εκατ. ευρώ η αξία
των προσυμφωνημένων πράξεων για την ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ - Ποιες μετοχές ενισχύθηκαν και ποιες
δέχθηκαν πιέσεις - Capital Link Forum: Στα χρώματα της Ελλάδας «ντύθηκε» η Wall Street –
Σταϊκούρας και Τσάκος χτύπησαν το Closing Bell (pics)
«Μάχη» γύρω από το πρόσφατο κεκτημένο των 1.460 μονάδων δόθηκε σήμερα στο
Χρηματιστήριο Αθηνών, με το πρόσημο να αλλάζει αρκετές φορές, προτού επικρατήσουν
οριακά οι πωλητές για δεύτερη συναπτή ημέρα. Σε στενό εύρος τιμών κινήθηκε ο Γενικός
Δείκτης, με την συσσώρευση και τις επιλεκτικές τοποθετήσεις να αποτελούν τα βασικά στοιχεία
που χαρακτήρισαν την εγχώρια αγορά.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τετάρτης (11/12) ο Γενικός Δείκτης υποχώρησε κατά 1,21
μονάδες ή -0,08% και έκλεισε στις 1.457,60 μονάδες. Στις 7 μονάδες καθορίστηκε το εύρος
διακύμανσης του ΓΔ, με υψηλό ημέρας τις 1.461,18 μονάδες και χαμηλό ημέρας τις 1.454,69
μονάδες. Στο +4,6% η απόδοση μέσα στον Δεκέμβριο και στο +12,72% η αντίστοιχη εντός του
2024. Ισχυρή άνοδο κατέγραψαν η Metlen, ο Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών (ΔΑΑ), η Lamda
Development και η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, ενώ αντίθετα πιέσεις δέχθηκαν η ΔΕΗ και η Jumbo. Σε…
ρηχά νερά οι τραπεζικοί τίτλοι.
Στο επίκεντρο βρέθηκαν τα μεγάλα πακέτα της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, που αφορούσαν σε placement για
μέρος της συμμετοχής του Latsco Family Office. Συνολικά 2,6 εκατ. μετοχές πέρασαν στην
κατοχή διεθνών επενδυτών, στον πρόεδρο και CEO του ομίλου, κ. Γιώργο Περιστέρη, αλλά και
σε υψηλόβαθμα στελέχη της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ και της ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή.
Αναφορικά με τις προσυμφωνημένες πράξεις που έλαβαν χώρα για την ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ,
διακινήθηκαν 8 πακέτα, 2.773.672 τεμαχίων και συνολικής αξίας 49,926 εκατ. ευρώ, στην τιμή
των 18 ευρώ, σε ένα discount πέριξ του -3% σε σχέση με το σημερινό κλείσιμο κοντά στα 18,6
ευρώ.
Εικόνα στασιμότητας στο ταμπλό
Πτώση -0,1% σημείωσαν σήμερα οι τράπεζες, με τον κλαδικό δείκτη να κλείνει στις 1.290,34
μονάδες. Ο FTSE 25 (υψηλής κεφαλαιοποίησης) υποχώρησε κατά -0,11% στις 3.554,98
μονάδες, ενώ ο Mid Cap (μεσαίας κεφαλαιοποίησης) ενισχύθηκε κατά +0,07% στις 2.299,71
μονάδες.
Η αξία των συναλλαγών ανήλθε στα 139,206 εκατ. ευρώ, εκ των οποίων τα 61,909 εκατ. ευρώ
αφορούσαν σε πακέτα, κυρίως της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, με την τελευταία να κάνει μεικτό τζίρο 53,671
εκατ. ευρώ. Στα 102,713 δισ. ευρώ διαμορφώνεται η κεφαλαιοποίηση της αγοράς. Σε θετικό
έδαφος έκλεισαν 53 μετοχές, έναντι 46 που υποχώρησαν και 19 που έμειναν χωρίς μεταβολή.
Στις συστημικές τράπεζες, η Alpha Bank οπισθοχώρησε κατά -0,37% στο 1,615 ευρώ και
ακολούθησαν η Eurobank (-0,18% στα 2,241 ευρώ) και η Εθνική (-0,13% στα 7,73 ευρώ). Στον
αντίποδα, η Πειραιώς ενισχύθηκε κατά +0,26% και έκλεισε στα 3,85 ευρώ.
Στο προσκήνιο το year end rally
Βελτιωμένη παραμένει η επενδυτική ψυχολογία καθώς η κατοχύρωση των πρόσφατων κερδών
δεν αποτελεί -προς το παρόν- σοβαρή «τροχοπέδη» για τις -σε γενικές γραμμές- ανοδικές
τάσεις που επικρατούν στις αγορές. Η αύξηση της συναλλακτικής δραστηριότητας λειτουργεί
ως καταλύτης επαναφοράς προς αυτή την κατεύθυνση. Περίπου -3% απέχει το Χ.Α. από τη
φετινή κορυφή (και 13ετίας) των 1.502,79 μονάδων, με το year end rally να βρίσκεται ακόμη
στο «τραπέζι». Παράλληλα, τα επιτυχημένα roadshows σε Λονδίνο (Morgan Stanley) και Νέα
Υόρκη (Capital Link) δίνει νέα πνοή αισιοδοξίας στην Αθήνα.
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Στάση αναμονής κρατούν οι επενδυτές στο εξωτερικό, με τα στοιχεία για τον πληθωρισμό στις
ΗΠΑ να δίνουν κατεύθυνση στην Federal Reserve ως προς τη νομισματική πολιτική που θα
ακολουθήσει. Ακολουθεί την Πέμπτη η ΕΚΤ, με τη μείωση των επιτοκίων κατά 0,25% να
αποτελεί το πιθανότερο ενδεχόμενο. Η προσοχή παραμένει επίσης στραμμένη στις πολιτικές
αναταράξεις που πλήττουν τη Γαλλία, τη Συρία και τη Νότια Κορέα.
Χωρίς το δικαίωμα στο προσωρινό μέρισμα ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή διαπραγματευόταν
σήμερα η Prodea Investments, ενώ η καταβολή του είναι προγραμματισμένη για την επόμενη
Τετάρτη 18 Δεκεμβρίου. Παράλληλα, τα οικονομικά του αποτελέσματα για το γ’ τρίμηνο και το
9μηνο παρουσιάζει ο ΑΔΜΗΕ την ερχόμενη Δευτέρα 16 Δεκεμβρίου.
Παίρνουν τα ηνία οι αγοραστές στις διεθνείς αγορές
Στα στοιχεία για τον πληθωρισμό (CPI) στις ΗΠΑ «έπεσαν» σήμερα οι προβολείς, με τον
βασικό δείκτη να διαμορφώνεται στο 2,7%, σε συντονισμό με τις εκτιμήσεις των αναλυτών. Με
αυτό τον τρόπο, δόθηκε ένας ακόμη λόγος για τη Federal Reserve να μειώσει περαιτέρω τα
επιτόκια την επόμενη εβδομάδα. Υπενθυμίζεται ότι η κεντρική τράπεζα συνεδριάζει το διήμερο
17-18 Δεκεμβρίου. Με θετικά πρόσημα ξεκίνησε η σημερινή σύνοδος στη Wall Street, όπου o
S&P 500 ενισχύεται κατά +0,7% και ο Nasdaq κινείται υψηλότερα κατά +1,4%.
Αλλαγή σκηνικού στις ευρωαγορές, με τον Stoxx 600 να κερδίζει πλέον περίπου +0,2%,
διαγράφοντας τις αρχικές απώλειες. Άνοδο +0,1% με +0,5% σημειώνουν οι κυριότεροι δείκτες
της Γηραιάς Ηπείρου. Αντίθετα, ο ισπανικός IBEX 35 διολισθαίνει κατά -1,4%. Σημειώνεται ότι
ο Stoxx 600 έβαλε χθες «φρένο» στο 8ήμερο ανοδικό σερί του. Οι επενδυτές περιμένουν τις
αυριανές ανακοινώσεις της ΕΚΤ για τα επιτόκια, με μία νέα μείωση κατά 25 μονάδες βάσης να
αποτελεί το βασικό σενάριο.
Με μικρές μεταβολές και μεικτά πρόσημα έλαβε χώρα η συνεδρίαση της Τετάρτης στα ασιατικά
χρηματιστήρια. Ανοδικές ήταν οι τάσεις σε Κίνα, Ιαπωνία και Νότια Κορέα, με τον Kospi στη
Σεούλ να ενισχύεται κατά +1%. Από την άλλη πλευρά, πτωτικά κινήθηκαν οι βασικοί δείκτες σε
Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
Διαβάστε ακόμη
Βόμβα ΣτΕ: Αντισυνταγματικές οι διατάξεις του ΝΟΚ αλλά χωρίς αναδρομικότητα
Επενδύσεις €253 εκατ: Πράσινο φως για Metlen, BGS alcohols, Olympic και Intertrade
Χατζηδάκης: Μειώνονται οι τραπεζικές προμήθειες και αυξάνονται τα δάνεια μέσα στο 2025
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Μεγάλου: Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό και κερδοφόρο στηρίζει τη μακροπρόθεσμη
ανάπτυξη της οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος
της Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in
Greece Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Πηγή: pagenews.gr
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Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Στην τιμητική εκδήλωση, το παρών έδωσαν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος
Σταϊκούρας, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής και Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ), Νικόλαος Τσάκος.
Στο πλαίσιο της εκδήλωσης, ο υπουργός υποδομών ανέφερε: «Είναι η πέμπτη φορά που
βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ μέρους της ελληνικής
κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε
την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία».
Μετά τα πέρας των εργασιών του Συνεδρίου, ο κ. Σταϊκούρας, μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ
δήλωσε ότι «παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως
είχαμε δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας».
Ενώ τόνισε ότι: «Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο.
Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες
μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια».
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Προσδοκίες για ένα year-end rally στο Χρηματιστήριο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στη Συρία, χρειάστηκαν λίγες μόνο εβδομάδες για να ανατραπεί το καθεστώς του Ασαντ, με την
Τουρκία να υποβοηθεί τους ισλαμικού προφίλ αντάρτες να το πετύχουν εκμεταλλευόμενη την
μεταφορά των Ρώσων συμμάχων του Ασαντ στον πόλεμο της Ουκρανίας. 
Ανοίγει επομένως μια ακόμη εστία αναταράξεων στη Μέση Ανατολή που θα απασχολήσει
«τους πάντες», με τους αναλυτές να επισημαίνουν τους κινδύνους που μπορεί να συμβούν στο
επόμενο διάστημα καθώς αυξάνεται ο γεωπολιτικός κίνδυνος από τις εξελίξεις στην περιοχή.
Του Δημήτρη Τζάνα*
Παράλληλα, στη Γαλλία ο Πρόεδρος Μακρόν αναζητεί το κατάλληλο πρόσωπο για τη θέση του
Πρωθυπουργού ώστε η νέα κυβέρνηση να πετύχει την έγκριση του προϋπολογισμού που
στοχεύει στη μείωση του δημοσιονομικού ελλείμματος κατά 1 π.μ., με την αντιπολίτευση
(Αριστερά και Ακροδεξιά) να μη συνομολογεί. Την ίδια ώρα, οι αγορές τηρούν στάση αναμονής
και ψυχραιμίας με τις αποδόσεις των 10ετών τίτλων να σταθεροποιούνται στο 2,8%-2,9%. Το
βέβαιο πάντως είναι ότι τα πολιτικά δεδομένα τόσο στη Γαλλία όσο και στη Γερμανία όπου θα
προκηρυχθούν πρόωρες εκλογές, δεν επιτρέπουν αισιοδοξία για την προώθηση των τολμηρών
μεταρρυθμίσεων που εισηγείται η έκθεση Ντράγκι και την εφαρμογή ενός νέου αμυντικού
δόγματος, με τον Ντόναλντ Τραμπ να απειλεί ότι θα επανεξετάσει τη συμμετοχή των ΗΠΑ στο
ΝΑΤΟ αν η Ευρώπη αρνηθεί να δαπανήσει περισσότερα για την άμυνά της.
Με τα παραπάνω δεδομένα, οι διεθνείς αγορές κινούνται με νευρικότητα έχοντας καταγράψει
προηγουμένως ιστορικά υψηλές επιδόσεις τόσο στη Wall Street όσο και στην Ευρώπη με το
δείκτη Dax να ξεπερνά τις 20.000 μονάδες προσπερνώντας τα προβλήματα της Γερμανικής
οικονομίας.
Στην Ελλάδα όλα είναι διαφορετικά. Οι αλλοδαποί επενδυτές, αφού ολοκλήρωσαν εκροές 467,
8 εκ. ευρώ το Νοέμβριο ρευστοποιώντας τραπεζικούς τίτλους και άλλα blue chips
προκαλώντας την υποχώρηση του ΓΔ κάτω από τις 1400 μονάδες, άλλαξαν τη στάση τους στη
συνέχεια. Σε αυτό συνέβαλε η ξεκάθαρη δήλωση του Έλληνα
Πρωθυπουργού για μη επιβολή έκτακτης φορολογίας στις τράπεζες στο Road Show των
Morgan Stanley- ΕΧΑΕ, τα θετικά στοιχεία για το ΑΕΠ του 3ου τριμήνου (στο 2,4% σε ετήσια
βάση) και κυρίως η αναβάθμιση του αξιόχρεου από την Scope Ratings. Σαν αποτέλεσμα, το
ελληνικό χρηματιστήριο κατέγραψε 6 συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις, με τον ΓΔ να
προσπερνά τις 1460 μονάδες και να επιδεικνύει διαφοροποιημένη συμπεριφορά σε σχέση με
τις διεθνείς αγορές.
Υπό προϋποθέσεις, η ολιγοήμερη αυτονόμηση του ελληνικού χρηματιστηρίου μπορεί να
οδηγήσει σε περαιτέρω συνέχιση της ανοδικής του κίνησης στο τελευταίο μήνα του έτους
(year-end-rally) οδηγώντας τον ΓΔ πάνω από τις 1500 μονάδες. Θα χρειαστούν νέες εισροές
που θα μπορούσαν να προέλθουν, μεταξύ άλλων, και από τη ρευστότητα που θα
απελευθερωθεί από τη δημόσια πρόταση για το σύνολο των μετοχών της Τενέργα (μετοχών
αξίας 800 εκ. ευρώ που κατέχει το 30% των μετόχων), στο βαθμό που η διαδικασία
δρομολογηθεί άμεσα.
Οι ξένοι οίκοι πάντως επανέρχονται με θετική διάθεση για τους ελληνικούς τίτλους, με τη
J.P.Morgan να αναβαθμίζει τις τιμές στόχους των τραπεζών και τον Φίλιππο Ταντέι της
Goldman Sachs να δηλώνει στο συνέδριο της Capital Link ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να
υπεραποδίδει σε σχέση με τη υπόλοιπη Ν. Ευρώπη και την Ευρωζώνη.
Σε κάθε περίπτωση, οι θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας και των blue chips του
χρηματιστηρίου της θα δοκιμαστούν στο αχαρτογράφητο περιβάλλον υψηλής αβεβαιότητας
που αναμένεται να κυριαρχήσει στη συνέχεια…
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*Ο Δημήτρης Τζάνας είναι Σύμβουλος Διοίκησης Κύκλος ΑΧΕΠΕΥ.
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Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης βρέθηκε ο Χρήστος Σταϊκούρας, με αφορμη την ημέρα
του αφιερώματος στη χώρα μας.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
ΠΑΓΝΗ: Ομαδική παραίτηση των γιατρών της ΜΕΘ
Καιρός: Τοπικές βροχές, σποραδικές καταιγίδες και πτώση της θερμοκρασίας την Τετάρτη
Συρία: Εκατοντάδες νεκροί σε συγκρούσεις μεταξύ φιλοτουρκικών και κουρδικών δυνάμεων
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Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών
του Συνεδρίου δήλωσε τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο
τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον
οδικό άξονα Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε
σημαντικά το στόλο των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα
παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας.
Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο
τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για
όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια»
Πηγή: ΑΠΕ
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025 ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΕΠΙΣΗΣ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής,
η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το
στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην
Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η
εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απανθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη
της Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής.
«O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί τη δική του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει
καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές
χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και
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συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας», εξήγησε.

https://filathlos.gr/k-mavros-omilos-dei-apo-neo-simeio-ekkinisis-oi-ape-to-2025/


https://artinos.gr/

 Publication date: 11/12/2024 16:07

 link

Συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη: «Ελκυστικός επενδυτικός προορισμός η Ελλάδα»
– Σταϊκούρας και Τσάκος χτύπησαν το καμπανάκι του κλεισίματος της Wall Street
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Κοντοζαμάνης: Ελκυστικός για επενδύσεις ο τομέας της υγείας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
11/12/2024
Επιχειρηματικά Νέα
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital
Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε ότι «τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας
από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις».
Σύμφωνα με τον κ. Κοντοζαμάνη η «ελληνική κυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά
μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να
αποτελέσει κόμβο καινοτομίας».
Μάλιστα όπως τόνισε «ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και
της τεχνολογίας στο σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση
σε υποδομές και στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας».
Όπως εξήγησε ο πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, «η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για
να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της βιοτεχνολογίας, της παραγωγής
φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες ψηφιακής υγείας και τις
βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες».
Τέλος υποστήριξε ότι «η ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό
και ανθεκτικό σύστημα υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η
αποδοτικότητα και αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής
παρέμβασης. Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη,
δημιουργούν ένα ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να
έχουν ήδη ένα ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα».
Στην ομιλία της με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και
επενδυτές», η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο ετήσιο
forum της Capital Link «Invest in Greece», ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε: 
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας. 
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών. 
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. 

https://www.newsbeast.gr/financial/business/arthro/11916296/p-lazaridou-gek-terna-istoriki-efkairia-gia-ena-pio-prasino-mellon-gia-tin-ellada


https://slpress.gr/

 Publication date: 11/12/2024 15:34

 Similar Stats ranking (Greece): 397

 https://slpress.gr/epixeiriseis/o-al-exarxou-sto-capital-link-invest-in-greece-forum/

O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Σχετικά με τον Όμιλο AKTOR
Ο AKTOR Όμιλος Εταιρειών είναι ένας κορυφαίος παίκτης της αγοράς στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη που αξιοποιεί εμπειρία 70 ετών για να υλοποιήσει τεχνικά έργα μεγάλης κλίμακας και
επενδύει στρατηγικά σε τομείς της οικονομίας, όπως η πράσινη ενέργεια, το Real Estate, τα
έργα παραχώρησης και ΣΔΙΤ και η ολοκληρωμένη διαχείριση εγκαταστάσεων.  Στόχος του
Ομίλου, ο οποίος διοχετεύει κεφάλαια ύψους 2 δισ. ευρώ για εξαγορές και επενδύσεις, είναι να
επιτύχει το 2025 κύκλο εργασιών €1,4 δισ. και EBITDA €184 εκατ., μέσα από ένα
διαφοροποιημένο χαρτοφυλάκιο δραστηριοτήτων. Το 2025, ο αριθμός του προσωπικού του
Ομίλου θα ξεπερνά τους 8.800 εργαζόμενους σε Ελλάδα και εξωτερικό. Αποστολή του Ομίλου
AKTOR είναι να καταστεί δύναμη εξέλιξης στα πεδία όπου δραστηριοποιείται, παράγοντας αξία
για τους μετόχους του και την κοινωνία, συμβάλλοντας στην πρόοδο και την ευημερία και
αναβαθμίζοντας τις ζωές των ανθρώπων προς ένα βιώσιμο μέλλον.
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Μανώλης Σιγάλας: Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την Ελλάδα
του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε, οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και πρέπει
να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια, περιλαμβανομένων
των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical Corridor) μεταξύ Ελλάδας,
Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα ανοικοδόμησης, αλλά και
το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή
εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα,
Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα (2011-σήμερα).
Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
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υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας»
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια»
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη: «Ελκυστικός επενδυτικός προορισμός η Ελλάδα»
– Σταϊκούρας και Τσάκος χτύπησαν το καμπανάκι του κλεισίματος της Wall Street
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Contents
Η «Ημέρα Ελλάδος – Αμερικής»Απονομή τιμητικής πλακέταςClosing Bell
Στο επίκεντρο του διεθνούς επενδυτικού ενδιαφέροντος βρέθηκε η Ελλάδα στο Capital Link της
Νέας Υόρκης. Ισχυροί οικονομικοί παράγοντες, επενδυτές, επιχειρηματίες και τραπεζίτες
συμφώνησαν ότι η παρούσα συγκυρία είναι εξαιρετικά ευνοϊκή για τη χώρα μας. Οι συνθήκες
που έχουν διαμορφωθεί πολύ θετικές και οι προοπτικές ακόμη σημαντικότερες.
Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με την Capital Link
διοργάνωσαν ειδική εκδήλωση με τίτλο “GREEK AMERICAN ISSUER DAY” στο Χρηματιστήριο
της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ
της Αμερικής, της Ελλάδος και της Ελληνο-αμρικανικής κοινότητας.
«Παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκη, το πιο εμβληματικό έργο στην πρωτεύουσα και
συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με σκληρή δουλειά και μεθοδικότητα, έτσι ώστε να δημιουργήσουμε
ακόμα πιο ανθεκτικές υποδομές και βιώσιμες μεταφορές σε όλη την ελληνική επικράτεια»,
ανέφερε ο Χρήστος Σταϊκούρας.
Photo Credit: NYSE
Από την πλευρά της η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως τόνισε πως, «το υπουργείο
Εργασίας αναπτύσσει μια πρωτοβουλία προκειμένου να φέρει κοντά Έλληνες που ζουν και
δραστηριοποιούνται στο εξωτερικό με επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα και
είναι σε αναζήτηση εξειδικευμένου προσωπικού».
Οι συμμετέχοντες ανέδειξαν τις προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, τονίζοντας ότι η χώρα
μας μέσα από ένα σχέδιο οικονομικών μεταρρυθμίσεων και στρατηγικών επενδυτικών
επιλογών, έχει επαναπροσδιορίσει τον ρόλο της διεθνώς και έχει μετατραπεί σε έναν ελκυστικό
προορισμό επιχειρηματικού ενδιαφέροντος.
«Η Ελλάδα παρουσιάζει υψηλούς ρυθμούς ανάπτυξης, δημιουργεί νέες θέσεις εργασίας,
δημιουργεί ελκυστικότητα ως προς τις επενδύσεις και αυτό το οποίο είδαμε εδώ στη Νέα
Υόρκη είναι το μεγάλο ενδιαφέρον των επενδυτικών οίκων και των επενδυτών», είπε ο Νίκος
Παπαθανάσης, αναπληρωτής Υπ. Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών.
Οι εκπρόσωποι της ελληνικής κυβέρνησης μετέφεραν τη σταθερή βούληση για περαιτέρω
βελτίωση του επενδυτικού περιβάλλοντος στην Ελλάδα. «Η Ελλάδα, παρά τις γεωπολιτικές και
οικονομικές προκλήσεις που ο κόσμος όλος αντιμετωπίζει, έχει καταφέρει τα τελευταία χρόνια
να παραμείνει προσηλωμένη στο στόχο να πετύχει την κλιματική ουδετερότητα στη χώρα»,
εξήγησε η Άννα Σδούκου, υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας.
Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησης τα τελευταία έξι χρόνια, τονίζοντας ότι η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις
κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης.
Στο τέλος της εκδήλωσης, οι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νεας Υορκης
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες, καθως και εκπρόσωποι της
Ελληνικής Κυβέρνησης που συμμετείχαν στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
επενδυτικο συνεδριο, χτύπησαν το “Closing Bell” – «καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών»
της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange.
Η «Ημέρα Ελλάδος – Αμερικής»
Πραγματοποιήθηκε, όπως κάθε χρόνο, στo πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum Series titled Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade το οποίο είχε
ολοκληρώσει τις εργασίες του την προηγούμενη μέρα με μεγάλη επιτυχία και εξαιρετική
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συμμετοχή. Το Συνέδριο διοργανώθηκε σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το
«Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, ανήρτησε την Ελληνική σημαία στην Wall Street, μια
στιγμή ιδιαίτερης περηφάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική Κυβερνητική αποστολή, τα
στελέχη ναυτιλιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς
και τους εκπροσώπους των εταιριών που συμμετείχαν στην εκδήλωση.
Photo Credit: NYSE
Σύμφωνα με το σχετικό δελτίο Τύπου, «η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρίου της Νέας
Υόρκης, του μεγαλύτερου Χρηματιστηρίου στον κόσμο, συμβάλλει στην αναβάθμιση και
προβολή της Ελλάδος σε ένα ευρύτατο επενδυτικό κοινό σε παγκόσμιο επίπεδο. Επίσης
δείχνει την σταθερή υποστήριξη του Χρηματιστηρίου της Νεας Υορκης στην Ελλάδα, τις
Ελληνικές επιχειρήσεις, την Ελληνική Ναυτιλία και την Ομογένεια. Η Αμερικανική
Κεφαλαιαγορά αποτελεί σημαντικότατη πηγή άντλησης κεφαλαίων για αυξανόμενο αριθμό
εταιριών Ελληνικών συμφερόντων και το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διαδραματίζει κύριο
ρόλο σε αυτό».
Η κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπροσωπεία
και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια σχέση μεταξύ του
Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε
ότι η δέσμευση του NYSE με την Ελληνοαμερικανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και
επιχειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και στις εισηγμένες εταιρείες του NYSE, παραμένει
ισχυρή.
Μετά από την υποδοχή της κυρίας Tara Dziedzic ακολούθησαν σύντομες ομιλίες του και του κ.
Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υποδομών & Μεταφορών και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder,
President & CEO, TEN Ltd. Αναφερθηκαν στην σημαντικη πρόοδο που εχει επιτελεσει η
Ελληνικη οικονομία, στην ελκυστικότητα της Ελλάδος σαν επιχειρηματικό και επενδυτικό
προορισμό, στην διεθνοποίηση του Ελληνικού επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη στενή
συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και Αμερικής.
Ο κ. Σταϊκούρας ανέφερε χαρακτηριστικά οτι το 2019, την πρώτη φορά που συμμετείχε στην
εκδήλωση χτυπώντας το Closing Bell, ειχε εκφράσει την δέσμευση της κυβερνησεως οτι
“Greece is on the way back” και σήμερα το 2024 μπορεί να πεί οτι “Greece is back”.
Επανέλαβε το μήνυμα του Πρωθουπουγού στο Συνέδριο της Capital Link την προηγούμενη
μέρα: “the best is still to come”.
O Δρ. Τσάκος, αναφέρθηκε στην – πάνω από 22 έτη – πορεία της ΤΕΝ στο χρηματιστήριο της
Νεα Υόρκης, και στον κομβικό ρόλο της ελληνικής ναυτιλίας στο παγκόσμιο εμπόριο και την
παγκόσμια εφοδιαστική αλυσίδα.
Παράλληλα, και οι δυο ευχαρίστησαν το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για τη σημαντική
εκδήλωση. Ακολούθησε ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων μεταξύ του Χρηματιστηρίου NYSE,
κυρίας Tara Dziedzic, του Υπουργού κ. Χρήστου Σταϊκούρα, και του Δρ. Νίκου Τσάκου,
Founder, President & CEO, TEN Ltd.
Ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών & Μεταφορών έχοντας εγκαινιάσει πρόσφατα
το Μετρό της Θεσσαλονίκης με τον Πρωθυπουργό, χάρισε μία αναμνηστική πλακέτα με το
λογότυπο του Μετρό της Θεσσαλονίκης στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings NYSE.
Απονομή τιμητικής πλακέτας
Ο κ. Νίκος Μπορνόζης, Πρόεδρος της Capital Link απένειμε στην κυρία Tara Dziedzic, Head of
US Listings, NYSE, ειδική αναμνησιτκή πλακέτα, αναγνωρίζοντας και ευχαριστώντας το
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για την μακροχρόνια υποστήριξη και συνεισφορά του για
περισσότερες από δύο δεκαετίες. Το γεγονός ότι επί 20 συναπτά έτη το Χρηματιστήριο της
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Νέας Υόρκης διοργανώνει την “Greek American Issuer Day” που περιλαμβανει και το Closing
Bell, εχει μια μοναδικοτητα και αποδεικνυει την στενη σχεση με την Ελλάδα, τους Έλληνες
Επιχειρηματίες, την Ελληνική ναυτιλιακή κοινότητα και την Ομογένεια.
Closing Bell
Αυτή τη φορά, το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President &
CEO της TEN Ltd. και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών & Μεταφορών,
πλαισιωμένοι από την κα Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, τον κ. Παναγιώτη
Τσάκο -Tsakos Energy Navigation, τους εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης, κα
Αικατερίνη Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, κα Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργό
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, καθώς και εκπροσώπους των ακόλουθων εισηγμένων στο
NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis, Vice President Ameresco Inc., κα. Anamaria
Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc., κ. Ted Xenohristos, Co- Founder & Chief Concept
Officer of CAVA Group, Inc., κ. Peter Hadjipateras, Chief Information, Security And
Sustainability Officer- Dorian LPG, κ. Ted Petrone, Vice Chairman of NAVIOS MARITIME
PARTNERS L.P. ), καθώς επίσης, την Olga Bornozi, Managing Director – Capital Link, και τον
κ. Νίκο Μπορνόζη, President – Capital Link.
Η τελετή αναμεταδόθηκε ζωντανά από όλα τα μεγάλα διεθνή τηλεοπτικά δίκτυα των HΠΑ
καθώς αποτελεί ένα γεγονός με μέγιστη ακροαματικότητα σε παγκόσμιο επίπεδο και την
παρακολουθούν 150 εκατομμύρια τηλεθεατές.
www.ertnews.gr
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Megalou: 40 billion euros for strategic business sectors by 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Megalou referred to the performance of the Greek economy and the progress of the last years,
which is proof of the efforts made by the State and more generally by policymakers,
businesses and financial institutions, such as Piraeus, who collaborated to redefine a new
economic future for the country
A stable, profitable and truly modern banking system will support the long-term growth of the
Greek economy, Piraeus Bank CEO Christos Megalou said speaking at the 26th Capital Link
Invest in Greece Forum in New York. Megalou referred to the performance of the Greek
economy and the progress of the last years, which is proof of the efforts made by the State and
more generally by policymakers, businesses and financial institutions, such as Piraeus, who
collaborated to redefine a new economic future for the country.
The growth of the Greek economy, almost four times the European average, is linked to the
performance of the domestic banking system, which has granted new loans of 7-8 billion euros
since the beginning of 2024 with Piraeus granting over 2.5 billion euros, supporting
strategically important sectors of the economy, such as energy, tourism, agriculture and
technology, he said. As Greece accelerates its economic transformation into a vibrant modern
economy, the banking sector is strengthening as a key factor in sustainable growth and
innovation, Megalou stressed.
Referring to Piraeus Bank, he described 2024 as a milestone year, with a return to profitability
thanks to innovative digital solutions, sustainable practices and a focus on operational
efficiency that is among the highest in the European banking market.
“After full privatization, the Bank reinstated dividend distribution, while Piraeus will move
forward through a combination of organic growth and strategic initiatives in the next four years,
aiming for a net credit expansion of 10 billion euros which is expected to increase net fee and
commission income to 0.9% of our assets.
The CEO of Piraeus estimated that Piraeus will benefit from the positive macroeconomic
environment, sustainable profitability and the convergence of the dividend policy with the
European average, aiming to distribute a dividend equivalent to 50% of the profits of 2025.
In this new era characterized by high growth and opportunities, Greek banks can support key
sectors of the economy to ensure its long-term future, Megalou noted. “Piraeus is an important
partner for the most dynamic, creative forces that shape the country’s economic progress,” he
stressed.
The Bank has already allocated capital of 32 billion euros and is committed to exceeding 40
billion euros by 2027, for strategic business sectors, such as the agri-food sector, renewable
energy sources and tourism. In addition, it finances major infrastructure projects that will shape
the future of Greece, such as the new Thessaloniki ring road, the expansion of the Athens
metro, the Ellinikon project, as well as the redevelopment of the FIX area in Thessaloniki, while
it is committed to the development of fiber optic networks at a national level and the
construction of large-scale data centers.
Especially for small and medium-sized enterprises that are not just part of the Greek economy,
but represent a major part of the economy, as he said, Piraeus has designed financial products
that meet their needs through solutions that utilize artificial intelligence and digital tools and
help them become competitive at an international level.
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Συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη: «Ελκυστικός επενδυτικός προορισμός η Ελλάδα»
– Σταϊκούρας και Τσάκος χτύπησαν το καμπανάκι του κλεισίματος της Wall Street
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο επίκεντρο του διεθνούς επενδυτικού ενδιαφέροντος βρέθηκε η Ελλάδα στο Capital Link της
Νέας Υόρκης. Ισχυροί οικονομικοί παράγοντες, επενδυτές, επιχειρηματίες και τραπεζίτες
συμφώνησαν ότι η παρούσα συγκυρία είναι εξαιρετικά ευνοϊκή για τη χώρα μας. Οι συνθήκες
που έχουν διαμορφωθεί πολύ θετικές και οι προοπτικές ακόμη σημαντικότερες.
Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με την Capital Link
διοργάνωσαν ειδική εκδήλωση με τίτλο “GREEK AMERICAN ISSUER DAY” στο Χρηματιστήριο
της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ
της Αμερικής, της Ελλάδος και της Ελληνο-αμρικανικής κοινότητας.
«Παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκη, το πιο εμβληματικό έργο στην πρωτεύουσα και
συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με σκληρή δουλειά και μεθοδικότητα, έτσι ώστε να δημιουργήσουμε
ακόμα πιο ανθεκτικές υποδομές και βιώσιμες μεταφορές σε όλη την ελληνική επικράτεια»,
ανέφερε ο Χρήστος Σταϊκούρας.
Από την πλευρά της η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως τόνισε πως, «το υπουργείο
Εργασίας αναπτύσσει μια πρωτοβουλία προκειμένου να φέρει κοντά Έλληνες που ζουν και
δραστηριοποιούνται στο εξωτερικό με επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα και
είναι σε αναζήτηση εξειδικευμένου προσωπικού».
Οι συμμετέχοντες ανέδειξαν τις προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, τονίζοντας ότι η χώρα
μας μέσα από ένα σχέδιο οικονομικών μεταρρυθμίσεων και στρατηγικών επενδυτικών
επιλογών, έχει επαναπροσδιορίσει τον ρόλο της διεθνώς και έχει μετατραπεί σε έναν ελκυστικό
προορισμό επιχειρηματικού ενδιαφέροντος.
«Η Ελλάδα παρουσιάζει υψηλούς ρυθμούς ανάπτυξης, δημιουργεί νέες θέσεις εργασίας,
δημιουργεί ελκυστικότητα ως προς τις επενδύσεις και αυτό το οποίο είδαμε εδώ στη Νέα
Υόρκη είναι το μεγάλο ενδιαφέρον των επενδυτικών οίκων και των επενδυτών», είπε ο Νίκος
Παπαθανάσης, αναπληρωτής Υπ. Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών.
Οι εκπρόσωποι της ελληνικής κυβέρνησης μετέφεραν τη σταθερή βούληση για περαιτέρω
βελτίωση του επενδυτικού περιβάλλοντος στην Ελλάδα. «Η Ελλάδα, παρά τις γεωπολιτικές και
οικονομικές προκλήσεις που ο κόσμος όλος αντιμετωπίζει, έχει καταφέρει τα τελευταία χρόνια
να παραμείνει προσηλωμένη στο στόχο να πετύχει την κλιματική ουδετερότητα στη χώρα»,
εξήγησε η Άννα Σδούκου, υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας.
Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της
κυβέρνησης τα τελευταία έξι χρόνια, τονίζοντας ότι η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις
κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης.
Στο τέλος της εκδήλωσης, οι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νεας Υορκης
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες, καθως και εκπρόσωποι της
Ελληνικής Κυβέρνησης που συμμετείχαν στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
επενδυτικο συνεδριο, χτύπησαν το “Closing Bell” – «καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών»
της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange.
Πραγματοποιήθηκε, όπως κάθε χρόνο, στo πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum Series titled Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade το οποίο είχε
ολοκληρώσει τις εργασίες του την προηγούμενη μέρα με μεγάλη επιτυχία και εξαιρετική
συμμετοχή. Το Συνέδριο διοργανώθηκε σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το
«Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, ανήρτησε την Ελληνική σημαία στην Wall Street, μια
στιγμή ιδιαίτερης περηφάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική Κυβερνητική αποστολή, τα
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στελέχη ναυτιλιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς
και τους εκπροσώπους των εταιριών που συμμετείχαν στην εκδήλωση.
Σύμφωνα με το σχετικό δελτίο Τύπου, «η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρίου της Νέας
Υόρκης, του μεγαλύτερου Χρηματιστηρίου στον κόσμο, συμβάλλει στην αναβάθμιση και
προβολή της Ελλάδος σε ένα ευρύτατο επενδυτικό κοινό σε παγκόσμιο επίπεδο. Επίσης
δείχνει την σταθερή υποστήριξη του Χρηματιστηρίου της Νεας Υορκης στην Ελλάδα, τις
Ελληνικές επιχειρήσεις, την Ελληνική Ναυτιλία και την Ομογένεια. Η Αμερικανική
Κεφαλαιαγορά αποτελεί σημαντικότατη πηγή άντλησης κεφαλαίων για αυξανόμενο αριθμό
εταιριών Ελληνικών συμφερόντων και το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διαδραματίζει κύριο
ρόλο σε αυτό».
Η κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπροσωπεία
και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια σχέση μεταξύ του
Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε
ότι η δέσμευση του NYSE με την Ελληνοαμερικανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και
επιχειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και στις εισηγμένες εταιρείες του NYSE, παραμένει
ισχυρή.
Μετά από την υποδοχή της κυρίας Tara Dziedzic ακολούθησαν σύντομες ομιλίες του και του κ.
Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υποδομών & Μεταφορών και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder,
President & CEO, TEN Ltd. Αναφερθηκαν στην σημαντικη πρόοδο που εχει επιτελεσει η
Ελληνικη οικονομία, στην ελκυστικότητα της Ελλάδος σαν επιχειρηματικό και επενδυτικό
προορισμό, στην διεθνοποίηση του Ελληνικού επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη στενή
συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και Αμερικής.
Ο κ. Σταϊκούρας ανέφερε χαρακτηριστικά οτι το 2019, την πρώτη φορά που συμμετείχε στην
εκδήλωση χτυπώντας το Closing Bell, ειχε εκφράσει την δέσμευση της κυβερνησεως οτι
“Greece is on the way back” και σήμερα το 2024 μπορεί να πεί οτι “Greece is back”.
Επανέλαβε το μήνυμα του Πρωθουπουγού στο Συνέδριο της Capital Link την προηγούμενη
μέρα: “the best is still to come”.
O Δρ. Τσάκος, αναφέρθηκε στην – πάνω από 22 έτη – πορεία της ΤΕΝ στο χρηματιστήριο της
Νεα Υόρκης, και στον κομβικό ρόλο της ελληνικής ναυτιλίας στο παγκόσμιο εμπόριο και την
παγκόσμια εφοδιαστική αλυσίδα.
Παράλληλα, και οι δυο ευχαρίστησαν το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για τη σημαντική
εκδήλωση. Ακολούθησε ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων μεταξύ του Χρηματιστηρίου NYSE,
κυρίας Tara Dziedzic, του Υπουργού κ. Χρήστου Σταϊκούρα, και του Δρ. Νίκου Τσάκου,
Founder, President & CEO, TEN Ltd.
Ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών & Μεταφορών έχοντας εγκαινιάσει πρόσφατα
το Μετρό της Θεσσαλονίκης με τον Πρωθυπουργό, χάρισε μία αναμνηστική πλακέτα με το
λογότυπο του Μετρό της Θεσσαλονίκης στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings NYSE.
Ο κ. Νίκος Μπορνόζης, Πρόεδρος της Capital Link απένειμε στην κυρία Tara Dziedzic, Head of
US Listings, NYSE, ειδική αναμνησιτκή πλακέτα, αναγνωρίζοντας και ευχαριστώντας το
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για την μακροχρόνια υποστήριξη και συνεισφορά του για
περισσότερες από δύο δεκαετίες. Το γεγονός ότι επί 20 συναπτά έτη το Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης διοργανώνει την “Greek American Issuer Day” που περιλαμβανει και το Closing
Bell, εχει μια μοναδικοτητα και αποδεικνυει την στενη σχεση με την Ελλάδα, τους Έλληνες
Επιχειρηματίες, την Ελληνική ναυτιλιακή κοινότητα και την Ομογένεια.
Αυτή τη φορά, το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President &
CEO της TEN Ltd. και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών & Μεταφορών,
πλαισιωμένοι από την κα Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, τον κ. Παναγιώτη
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Τσάκο -Tsakos Energy Navigation, τους εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης, κα
Αικατερίνη Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, κα Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργό
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, καθώς και εκπροσώπους των ακόλουθων εισηγμένων στο
NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis, Vice President Ameresco Inc., κα. Anamaria
Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc., κ. Ted Xenohristos, Co- Founder & Chief Concept
Officer of CAVA Group, Inc., κ. Peter Hadjipateras, Chief Information, Security And
Sustainability Officer- Dorian LPG, κ. Ted Petrone, Vice Chairman of NAVIOS MARITIME
PARTNERS L.P. ), καθώς επίσης, την κα. Όλγα Μπορνόζη, διευθύνουσα σύμβουλο της
Capital Link, και τον κ. Νίκο Μπορνόζη, πρόεδρος της Capital Link.
Η τελετή αναμεταδόθηκε ζωντανά από όλα τα μεγάλα διεθνή τηλεοπτικά δίκτυα των HΠΑ
καθώς αποτελεί ένα γεγονός με μέγιστη ακροαματικότητα σε παγκόσμιο επίπεδο και την
παρακολουθούν 150 εκατομμύρια τηλεθεατές.
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Staikouras at NYSE: ‘We succeeded in stabilising the Greek economy’
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Infrastructure and  Transport Minister Christos Staikouras, Deputy Environment and Energy
Minister Alexandra Sdoukou and the founder and CEO of Tsakos Energy Navigation (TEN)
Nikolaos Tsakos were among Greek officials attending the “Greek American Issuer Day” event
at the New York Stock Exchange on Tuesday, which has been organised by NYSE in
collaboration with the Capital Link Invest Forum for the past 20 years and honours Greece and
the strong business ties between U.S., Greek-American and Greek markets.
During the event, Greek-American and Greek companies listed on the exchange rang the
NYSE Closing Bell.
“This is the fifth time that I am here. The first time was in 2019 and I had promised on behalf of
the Greek government that Greece will be coming back. And it has come back. We succeeded
in stabilising the Greek economy, in significantly reducing the debt and unemployment,”
Staikouras said during the event.
In statements to the ANA-MPA afterwards, Staikouras said: “We are presenting a review of our
actions in the last year, as we had promised a year ago …. Indeed, as the political leadership
of the infrastructure and transport ministry we delivered during this year the Aktio-Amvrakia
road axis, we delivered a significant portion of the E65 [motorway], we substantially renewed
the fleet of buses in Athens and Thessaloniki and very recently delivered the Thessaloniki
metro, the most emblematic project of the [city]. And we are continuing. We are continuing
methodically, with hard work and a plan, so that by the end of our four-year term we will deliver
more decent and accessible transport for all citizens throughout the country.”
Source: ANA – MPA
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B. Μπουζάλη: Η METLEN πρωταγωνιστεί στο ενεργειακό μέλλον της Ελλάδας και
επεκτείνει τη δραστηριότητά της στη Β Αμερική
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η κα Βίβιαν Μπουζάλη είναι Chief Corporate Affairs & Communication Officer της METLEN
Energy & Metals
NewsRoom
Η Βίβιαν Μπουζάλη, Chief Corporate Affairs & Communication Officer της METLEN Energy &
Metals συμμετείχε στο πάνελ “The New Energy Landscape in Greece”, στο πλαίσιο του 26ου
Συνεδρίου Capital Link στη Νέα Υόρκη, όπου και αναφέρθηκε στον πρωταγωνιστικό ρόλο της
η METLEN στη διαμόρφωση του ενεργειακού τοπίου της Ελλάδας και τα φιλόδοξα σχέδιά της
εταιρείας για τη Βόρεια Αμερική.
Ειδικότερα, η κα. Μπουζάλη σημείωσε πως «η πρόσφατη αναβάθμιση της Ελλάδας εντός της
επενδυτικής βαθμίδας αναδεικνύει τη δυναμική των στοχευμένων μεταρρυθμίσεων και της
καινοτομίας, και η METLEN βρίσκεται στην πρώτη γραμμή αυτής της αλλαγής. Με διεθνή
παρουσία σε 40 χώρες, η METLEN προωθεί τη βιωσιμότητα και την καινοτομία σε τομείς όπως
οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, ο εκσυγχρονισμός των δικτύων, η πράσινη μεταλλουργία και
η κυκλική οικονομία».
Παράλληλα, αναφορικά με portfolio της METLEN στην Ελλάδα η κα. Μπουζάλη υπογράμμισε
πως η εταιρεία «κατέχει ηγετική θέση στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας με χαρτοφυλάκιο που
υπερβαίνει τα 10,6 GW, ενώ υλοποιεί κομβικές επενδύσεις σε υποδομές δικτύου που
καθιστούν τη χώρα ενεργειακό κόμβο της Ευρώπης». Ακόμη, πρόσθεσε ότι «οι πρωτοβουλίες
πράσινης μεταλλουργίας, όπως η ανακύκλωση αλουμινίου με 90% χαμηλότερη κατανάλωση
ενέργειας, καθώς και η παραγωγή υλικών υψηλής τεχνολογίας, εδραιώνουν τη METLEN ως
βασικό παράγοντα μιας βιώσιμης βιομηχανίας».
«Σε διεθνές επίπεδο, οι πρόσφατες επεκτάσεις στη Βόρεια Αμερική, όπως ο στρατηγικός
σχεδιασμός στον Καναδά και οι νέες διερευνητικές δραστηριότητες στις Ηνωμένες Πολιτείες,
επιβεβαιώνουν τη δέσμευση της METLEN στους στόχους της ενεργειακής μετάβασης και της
απανθρακοποίησης. Η αποστολή της METLEN δεν περιορίζεται μόνο στις επιχειρηματικές
επιτυχίες. Στόχος μας είναι η ενίσχυση της οικονομικής ανάπτυξης, η ενδυνάμωση των
κοινοτήτων και η δημιουργία ενός βιώσιμου μέλλοντος για όλους», τόνισε η κα. Μπουζάλη στο
πλαίσιο της τοποθέτησής της στο 26ο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
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Γιορτάστηκε η 20η «Ημέρα Ελλάδος – ΗΠΑ» στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Εθνικός Κήρυξ»
ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ – Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με
την Capital Link διοργάνωσε στις 10 Δεκεμβρίου ειδική τελετή τιμώντας την Ελλάδα
(Greek-American Issuer Day at the New York Stock Exchange – NYSE) και γιορτάζοντας τους
στενούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ, της ελληνοαμερικανικής και της ελληνικής επιχειρηματικής
κοινότητας, κατά την οποία ελληνικές και ελληνοαμερικανικές εταιρείες εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, μαζί με εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης που
συμμετείχαν στο 26ο Ετήσιο Φόρουμ Capital Link Invest In Greece, χτύπησαν το «καμπανάκι
λήξης» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης.
Η εκδήλωση διοργανώθηκε στο πλαίσιο της 26ης Ετήσιας Σειράς Φόρουμ της Capital Link
Invest in Greece με τίτλο «Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade» που είχε
πραγματοποιηθεί την προηγούμενη ημέρα. Το Φόρουμ πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία,
στις 9 Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη, σε συνεργασία με το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τον
Όμιλο Χρηματιστηρίου Αθηνών (Όμιλος ATHEX) και μεγάλες επενδυτικές τράπεζες και
οργανισμούς παγκοσμίως. Προσέλκυσε περισσότερους από 1.000 αντιπροσώπους.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης (NYSE) ύψωσε την ελληνική σημαία στη Wall Street μαζί
με τη σημαία των ΗΠΑ, γεγονός που αποτέλεσε στιγμή υπερηφάνειας για την ελληνική
κυβερνητική αντιπροσωπεία και υψηλόβαθμα στελέχη που εκπροσωπούσαν ναυτιλιακές και
άλλες εταιρείες εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, καθώς και εκπροσώπους
εταιρειών που συμμετείχαν στο Invest in Greece Forum την προηγούμενη ημέρα, 9
Δεκεμβρίου.
Η ενεργός υποστήριξη και συμμετοχή του NYSE, του μεγαλύτερου χρηματιστηρίου στον
κόσμο, ενισχύει το κύρος και την προβολή της Ελλάδας σε ένα ευρύτερο διεθνές επενδυτικό
κοινό. Δείχνει επίσης τη σταθερή υποστήριξη του NYSE προς την Ελλάδα, τις ελληνικές
εταιρείες, την ελληνική ναυτιλία και την ελληνοαμερικανική διασπορά. Οι κεφαλαιαγορές των
ΗΠΑ αποτελούν σημαντική πηγή κεφαλαίων για έναν αυξανόμενο αριθμό εταιρειών ελληνικού
ενδιαφέροντος και το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διαδραματίζει πρωταγωνιστικό ρόλο σε
αυτό.
Η Tara Dziedzic, επικεφαλής του Τμήματος Εισαγωγών στις ΗΠΑ του NYSE, καλωσόρισε την
ελληνική αντιπροσωπεία και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες. Τόνισε τη μακροχρόνια σχέση
μεταξύ του Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης και της ελληνικής και ελληνοαμερικανικής
επιχειρηματικής κοινότητας, ενώ επεσήμανε επίσης ότι η δέσμευση του NYSE προς την
ελληνοαμερικανική διασπορά, την ελληνική ναυτιλιακή και επιχειρηματική κοινότητα και τις
εισηγμένες εταιρείες, παραμένει ισχυρή.
Μετά τις παρατηρήσεις της Dziedzic, ο Δρ Νικόλας Π. Τσάκος, Ιδρυτής, Πρόεδρος και
Διευθύνων Σύμβουλος της TEN Ltd. (NYSE: TEN), και ο Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός
Υποδομών και Μεταφορών, απηύθυναν ο καθένας σύντομες παρατηρήσεις προς τιμήν της
ημέρας. Αναφέρθηκαν στην αυξανόμενη ελκυστικότητα της Ελλάδας ως επιχειρηματικού και
επενδυτικού προορισμού, στη διεθνοποίηση των ελληνικών επιχειρήσεων, στις στενές σχέσεις
μεταξύ των Ηνωμένων Πολιτειών και της Ελλάδας σε όλους τους τομείς και επίσης
ευχαρίστησαν το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για τη μακροχρόνια συνεργασία και
υποστήριξη και για τη φιλοξενία της σημερινής εκδήλωσης.
Ο υπουργός Σταϊκούρας υπενθύμισε σε όλους ότι όταν συμμετείχε για πρώτη φορά σε αυτή
την εκδήλωση το 2019 χτυπώντας το καμπανάκι λήξης, είχε αναφέρει : «Η Ελλάδα
επιστρέφει». Σήμερα, μπορεί να πει «Η Ελλάδα επέστρεψε» και επανέλαβε το μήνυμα του
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Έλληνα Πρωθυπουργού που εκφωνήθηκε στο Capital Link Forum την προηγούμενη ημέρα ότι
«τα καλύτερα έρχονται».
Ο Δρ Τσάκος υπογράμμισε την 22+χρονη πορεία της TEN ως εισηγμένη εταιρεία στο NYSE
και τόνισε τον κρίσιμο ρόλο της ελληνικής ναυτιλίας στο παγκόσμιο εμπόριο και τις συναλλαγές
και την παγκόσμια εφοδιαστική αλυσίδα.
Ο Δρ Νικόλαος Π. Τσάκος και ο Έλληνας Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας χτύπησαν το καμπανάκι, κλείνοντας τη συνεδρίαση της Τρίτης 10 Δεκεμβρίου στο
NYSE, συνοδευόμενοι από την Tara Dziedzic, Head of U.S. Listings – NYSE, τον Παναγιώτη
Τσάκο -Tsakos Energy Navigation, εκπροσώπους της Ελληνικής Κυβέρνησης, την Πρέσβειρα
της Ελλάδας στις ΗΠΑ Αικατερίνη Νασίκα , την Υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας
Αλεξάνδρα Σδούκου, και τις ακόλουθες εισηγμένες στο NYSE εταιρείες:Παναγιώτης Πέτρος
Κόντης, Αντιπρόεδρος Ameresco Inc. (NYSE: AMRC)- Αναμαρία Ξενοχρήστος, Ιδρύτρια της
CAVA Group, Inc. (NYSE: CAVA)- Ted Ξενοχρήστος, Συνιδρυτής & Chief Concept Officer της
CAVA Group, Inc.
(NYSE: CAVA), Peter Hadjipateras, Chief Information, Security and Sustainability Officer-
Dorian LPG, Ted Petrone, Αντιπρόεδρος της NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P.
(NYSE:NMM), Capital Link Managing Director Olga Bornozi, και Capital Link President Nicolas
Bornozis.
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Τζον Πόλσον: Ο Αμερικανός μεγιστάνας και πρόεδρος επενδυτικού fund μίλησε στο
26ο ετήσιο Forum της Capital Link
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την κατάσταση της ελληνικής οικονομίας εξήρε ο Αμερικανός μεγιστάνας και πρόεδρος
επενδυτικού fund Τζον Πόλσον μιλώντας στο περιθώριο του 26ου ετήσιου Forum της Capital
Link στη Νέα Υόρκη με χορηγό επικοινωνίας το MEGA.
«Η ελληνική οικονομία τα πάει καλά επειδή επικεντρώνεται στη δημοσιονομική ευθύνη, στους
χαμηλότερους φόρους, στις λιγότερες ρυθμίσεις, στις περισσότερες επενδύσεις. Όταν
αθροίζετε αυτά τα τέσσερα πράγματα, αυτό οδηγεί σε υψηλότερη ανάπτυξη. Έτσι, όσο η
Ελλάδα παραμένει σε αυτόν τον δρόμο των οικονομικών πολιτικών υπέρ της ανάπτυξης, θα
συνεχίσει να αναπτύσσεται περισσότερο από την υπόλοιπη Ευρώπη», υπογράμμισε ο
πρόεδρος επενδυτικού fund που συμμετείχε στο συνέδριο, Τζον Πόλσον
Μιλώντας στον ανταποκριτή του MEGA στις Ηνωμένες Πολιτείες Πέτρο Κασφίκη, ο Πόλσον
υπεραμύνθηκε της οικονομικής πολιτικής που ετοιμάζεται να εφαρμόσει ο Ντόναλντ Τραμπ.
«Στην πραγματικότητα δεν ζούμε σε κόσμο ελεύθερου εμπορίου και πολλές χώρες έχουν
εκμεταλλευτεί τις ΗΠΑ. Έχουμε ανοιχτά σύνορα, πολύ χαμηλούς δασμούς, είναι εύκολο για τις
χώρες να εισέλθουν (στην αμερικανική αγορά). Ωστόσο, όταν πουλάμε σε άλλες χώρες,
είμαστε αποκλεισμένοι. Αυτό συμβαίνει λόγω υψηλότερων δασμών αλλά και της έλλειψης
πλαφόν στους φόρους», σημείωσε χαρακτηριστικά ο κ. Πόλσον.
Ο Τζον Πόλσον μίλησε με τα καλύτερα λόγια για τον μεγιστάνα της τεχνολογίας Έλον Μασκ.
«Ο Έλον Μασκ είναι ίσως ο πιο λαμπρός επιχειρηματίας στον κόσμο και είναι εξαιρετικά
έξυπνος και πετυχημένος. Στόχος του είναι να μειώσει τις περιττές δαπάνες και να υπάρξει
υψηλότερη αποδοτικότητα», τόνισε ο Τζον Πόλσον.
Ο Πόλσον εκτιμά ότι με την ανάληψη της προεδρίας από τον Τραμπ, οι Ηνωμένες Πολιτείες θα
μπουν σε τροχιά μακροχρόνιας ανάπτυξης.
megatv.com
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Σταϊκούρας: Σταθεροποιήσαμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Το παρών στην εκδήλωση για τους επιχειρηματικούς δεσμούς Ελλάδας-ΗΠΑ στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης έδωσε ο υπουργός Υποδομών Χρήστος Σταϊκούρας.
Όπως είπε: «Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα
υποσχεθεί εκ μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε.
Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος
και την ανεργία».
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης ο Σταϊκούρας: Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή
δουλειά και σχέδιο
«Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία», είπε ο Χ. Σταϊκούρας
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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ΑΡΘΡΟ: Η ηλεκτρική ενέργεια κοινωνικό αγαθό ή εξαγώγιμο προϊόν, χρηματιστηριακό
εμπόρευμα;
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Αρθρο του Στέφανου Σταμέλλου
 
Από τη στιγμή που αποφασίστηκε ν’ αλλάξει το ενεργειακό μείγμα της χώρας και να μειωθούν
ΣΤΑΔΙΑΚΑ τα ορυκτά καύσιμα -σε εθνικό και παγκόσμιο επίπεδο- πρέπει να συμφωνήσουμε
πως είναι καίριο ζήτημα η αναγνώριση της ηλεκτρικής ενέργειας ως ΚΟΙΝΩΝΙΚΟ ΑΓΑΘΟ.
Πρέπει να συμφωνήσουμε ότι η ηλεκτρική ενέργεια ΔΕΝ μπορεί να είναι χρηματιστηριακό
εμπόρευμα. Επίσης να συμφωνήσουμε ότι βασικός στόχος πρέπει να είναι η μείωση της
κατανάλωσης με την αλλαγή και του τρόπου ζωής. Η αλήθεια είναι ότι κανένας, από αυτούς
που σχεδιάζουν και αποφασίζουν, δεν μιλάει για φρένο στην ανάπτυξη, το φρένο που
χρειαζόμαστε. Δεν μιλάνε για τις σπατάλες της ενέργειας και την εξοικονόμηση, για την
πολεμική βιομηχανία, για τον ενεργοβόρο υπερτουρισμό και γενικότερα για τον καταναλωτικό
τρόπο ζωής, που μας ωθεί με ταχύτητα στην καταστροφή.
Ναι, να πάμε στη σταδιακή παραγωγή από ΑΠΕ, αλλά με  αποθήκευση. Χωρίς αποθήκευση
δεν μπορούν να λειτουργήσουν οι ΑΠΕ. Με την αστάθεια που τις χαρακτηρίζει, υποχρεωτικά
θα πρέπει η σταθερότητα στο δίκτυο να εξασφαλίζεται με μονάδες/εργοστάσια σταθερής
παραγωγής με εισαγόμενο φυσικό αέριο και με λιγνίτη, ή με εισαγόμενη ηλεκτρική ενέργεια
από τις διασυνδεδεμένες γειτονικές χώρες.
Οι ΑΠΕ έχουν και αυτές οικολογικό κόστος και οικολογικό αποτύπωμα. Χαμηλότερο σίγουρα
από τα ορυκτά καύσιμα, αλλά έχουν. Και το ζητούμενο φυσικά είναι να μειωθεί ακόμα
περισσότερο με τον κατάλληλο χωροταξικό σχεδιασμό. Λέμε λοιπόν πως πρέπει να γίνει
επιτέλους η αναθεώρηση του Ειδικού Χωροταξικού των ΑΠΕ, η οποία αναθεώρηση σκόπιμα
έχει βαλτώσει εδώ και χρόνια∙ και όλοι ξέρουμε γιατί. Βασική παράμετρος για την αναθεώρηση
είναι ο καθορισμός των εθνικών στόχων με βάση τις ανάγκες της χώρας και όχι με βάση την
ηλεκτρική ενέργεια ως εμπορικό -εξαγώγιμο- προϊόν, εμπόρευμα χρηματιστηρίου, όπως
επαναλαμβάνουν διαρκώς οι ιθύνοντες.
Το λέω αυτό γιατί έλεγε η Υφυπουργός ΥΠΕΝ Αλεξάνδρα Σδούκου στο Συνέδριο της Capital
Link στη Νέα Υόρκη: «Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές. Μέσω ενός φιλόδοξου
προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη. Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. Μέχρι το 2035,
η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 TWh».
Χθες, 9 Δεκ, το ισοζύγιο διασυνδέσεων στο ενεργειακό μείγμα -εξαγωγές μείον εισαγωγές-
ήταν 26%, μέσο όρο, της παραγόμενης ηλ. ενέργειας, με μεγαλύτερο 35% στις 2 το μεσημέρι
και μικρότερο 9,2% στις 7 το πρωί [ipto ANALYTICS]. Και βέβαια δεν εξάγεται ΜΟΝΟ καθαρή
ενέργεια, αφού πάνω από το 50% της παραγωγής είναι από τις μονάδες φυσικού αερίου και
ένα 12% περίπου, μέσο όρο, από τις μονάδες λιγνίτη. Μείγμα εξάγεται. Παράγεται λοιπόν ηλ.
ενέργεια όχι μόνο για να καλύψουμε τις ανάγκες και τους στόχους της χώρας σύμφωνα με το
ΕΣΕΚ, αλλά και  για εξαγωγή, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για τα φυσικά οικοσυστήματα και την
παραγωγική γη. Γι’ αυτό ”καίγονται” για τις διασυνδέσεις και τον αγωγό «Αίγυπτος – Ελλάδα –
Γερμανία», Νότιας και Βόρειας Μεσογείου, του Ομίλου Κοπελούζου. Να καταλαβαινόμαστε!…
Λαμία, 10.12.2024
Στέφανος Σταμέλλος
http://www.e-ecology.gr
https://www.facebook.com/stefanos.stamellos
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Ποια είναι η στρατηγική του Δημοσίου για τις εκδόσεις ομολόγων το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα υψηλά ταμειακά διαθέσιμα και οι μειωμένες ανάγκες χρηματοδότησης περιορίζουν τις
εξόδους του οδδηχ στις αγορές παρά την αυξημένη ζήτηση τίτλων από επενδυτές.
Αντιμέτωπος με ένα «ευχάριστο πονοκέφαλο» είναι ο επικεφαλής του Οργανισμού Διαχείρισης
Δημοσίου Χρέους (ΟΟΔΗΧ), κ. Δ. Τσάκωνας, καθώς από τη μία πλευρά οι επενδυτές ασκούν
πιέσεις για εκδόσεις περισσότερων ελληνικών ομολόγων, αλλά από την άλλη το Δημόσιο δεν
έχει μεγάλες ανάγκες δανεισμού για το 2025 και παράλληλα διαθέτει υψηλή ρευστότητα. 
Ακριβώς εξαιτίας αυτής της υψηλής ρευστότητας το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών, σε συνεργασία με τον ΟΔΔΗΧ αποφάσισαν να προχωρήσουν στην πρόωρη
αποπληρωμή, την Παρασκευή 13 Δεκεμβρίου, δανείων από το πρώτο μνημόνιο ύψους 7,935
δισ. ευρώ, μία τακτική η οποία θα συνεχιστεί και εντός του επόμενου έτους. 
Όπως ανέφερε ο κ. Τσάκωνας, μιλώντας στο πλαίσιο του 26ου συμποσίου της Capital Link στη
Νέα Υόρκη η Ελλάδα διαθέτει ταμειακά διαθέσιμα τα οποία φθάνουν στο 20% του ΑΕΠ και ως
εκ τούτου το πιο δύσκολο για τον Οργανισμό είναι να βρει τον απαραίτητο «χώρο»
προκειμένου να προχωρήσει σε νέες εκδόσεις. 
Τόνισε χαρακτηριστικό ότι «δεδομένης της υπεραπόδοσης του ελληνικού κρατικού
προϋπολογισμού που έχει ήδη συμβεί, του στόχου πρωτογενούς πλεονάσματος για το 2025,
της ευνοϊκής δομής του χαρτοφυλακίου ελληνικού δημόσιου χρέους, των πολύ χαμηλών
χρεολυσίων και ετήσιων πληρωμών τόκων, της μηδενικής έκθεσης σε συναλλαγματικό και
επιτοκιακό κίνδυνο κ.λπ., το πιο δύσκολο μέρος της δουλειάς του ΟΔΔΗΧ για το επόμενο έτος,
αλλά και για τα επόμενα χρόνια, είναι να βρει χώρο για εκδοτική δραστηριότητα. Έχοντας
ταμειακά αποθέματα κοντά στο 20% του ΑΕΠ της Ελλάδας, καθιστά δύσκολη την πρόσβαση
του ΟΔΔΗΧ στις κεφαλαιαγορές».
Βέβαια αυτό δεν σημαίνει ότι η Ελλάδα θα απουσιάσει από τις αγορές, καθώς ένας από τους
βασικούς στόχους είναι να διατηρήσει μια ρευστή καμπύλη αποδόσεων επιτοκίων μηδενικού
κινδύνου και «επομένως ο ΟΔΔΗΧ πρέπει να έχει συνεχή πρόσβαση στις κεφαλαιαγορές και
διάλογο με τους επενδυτές. Το επόμενο έτος η στρατηγική χρηματοδότησης θα είναι παρόμοια
με ό,τι έγινε μέχρι στιγμής, πιθανότατα λίγο λιγότερο, διότι οι ακαθάριστες χρηματοδοτικές
ανάγκες του επόμενου έτους είναι πράγματι πολύ περιορισμένες», σημείωσε ο επικεφαλής του.
.
Αναφερόμενος στη δραστηριότητα του Οργανισμού κατά τη διάρκεια του τρέχοντος έτους,
σημείωσε ότι η ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας το 2023 αποτέλεσε το σημείο - κλειδί για
την ελληνική οικονομία και ως εκ τούτου ο ΟΔΔΗΧ προχώρησε «σε δύο πολύ επιτυχημένες
νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και 30 ετών. Μέσω αυτών των δύο
κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και 3 δισ. ευρώ
αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα διεύρυνε τη βάση των
επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα ρεκόρ όσον αφορά το
μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη μείωση των περιθωρίων
δανεισμού».
Η πολύ καλή πορεία των δημοσιονομικών μεγεθών αποτέλεσε έναν ακόμη υποστηρικτικό
παράγοντα ενώ παράλληλα ο κ. Τσάκωνας προανήγγειλε ότι θα υπάρξουν και νέες πρόωρες
αποπληρωμές δανείων και το 2025, γεγονός το οποίο «παρέχει στον ΟΔΔΗΧ χώρο για
χρηματοδοτική δραστηριότητα, αντικαθιστώντας το «μη εμπορεύσιμο χρέος» του Επίσημου
Τομέα με νέα ΟΕΔ, είτε με την εισαγωγή νέων εκδόσεων με νέες διάρκειες, είτε με την αύξηση
της ρευστότητας σε προηγούμενες εκδόσεις σε όλο το φάσμα ληκτότητας της ελληνικής
καμπύλης αποδόσεων, μέσω Κοινοπρακτικών Εκδόσεων Ομολόγων ή μέσω δημοπρασιών,
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μετά από επικείμενο προαναγγελθέν τακτικό πρόγραμμα δημοπρασιών».
Το σημαντικό για την ελληνική οικονομία και το οικονομικό επιτελείο έγκειται στο γεγονός ότι η
χώρα θα «συνεχίσει να επικεντρώνεται στην εφαρμογή διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων, στην
επίτευξη των δημοσιονομικών στόχων, στην ολοκληρωμένη και προορατική διαχείριση
ταμειακών διαθεσίμων και χαρτοφυλακίου, στη συνέπεια της στρατηγικής χρηματοδότησης.
Όλα τα προαναφερθέντα παρέχουν εμπιστοσύνη στην επενδυτική κοινότητα, η οποία έχει
απεικονιστεί σαφώς καθώς τα spreads των ελληνικών ομολόγων βαίνουν μειούμενα έναντι των
ομολόγων άλλων χωρών της Ευρωζώνης», όπως προσέθεσε ο επικεφαλής του ΟΔΔΗΧ. 
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum - Διεθνής συνάντηση κορυφής για την
ελληνική οικονομία και τις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι διεθνείς κεφαλαιαγορές, η Ελλάδα ως επενδυτικός προορισμός, αλλά και οι φορολογικές
μεταρρυθμίσεις και κίνητρα των τελευταίων ετών στη χώρα μας εξετάστηκαν σε πάνελ
συζήτησης στο πλαίσιο του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με
τίτλο "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade", που πραγματοποιήθηκε με μεγάλη
επιτυχία και  εξαιρετική συμμετοχή, την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη σε
συνεργασία με το "New York Stock Exchange", το "Athens Exchange Group (ATHEX Group)"
και μεγάλες διεθνείς τράπεζες & οργανισμούς. Η "Goldman Sachs", η "Morgan Stanley" και η
"TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)" ήταν οι Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο
πραγματοποιήθηκε Υπό την Αιγίδα του Γενικού Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη.
Ειδικότερα, στο Πάνελ Συζήτησης με θέμα "DEBT CAPITAL MARKETS" μίλησαν:
Συντονιστής: κ. Nikos Fragos, Partner -Karatzas & Partners
Ομιλητές:
κ. Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece & Italy -
Barclays
κ. Vasilis Tsaitas, Group Chief Financial Officer – HELLENiQ ENERGY Holdings 
κ. Vassilis Kotsiras, Corporate Treasurer – National Bank of Greece 
κ. Morven Jones, Managing Director; Head of EMEA Debt Capital Markets Origination -
Nomura 
κ. Dimitrios Tsakonas, Director General - Public Debt Management Agency
Ο κ. Nikos Fragos, Partner -Karatzas & Partners δήλωσε: "Η πρόσφατη αναβάθμιση της
επενδυτικής βαθμίδας της Scope Ratings έδωσε ένα σαφές μήνυμα για την πορεία της
ελληνικής οικονομίας προς ένα πλήρως επενδύσιμο περιβάλλον με δυνατότητες δημιουργίας
αξίας σε όλες τις κατηγορίες περιουσιακών στοιχείων. Αυτό αντικατοπτρίζεται πράγματι στην
από το έτος μέχρι σήμερα δραστηριότητα ρεκόρ των ελληνικών κεφαλαιαγορών χρέους με τις
ελληνικές τράπεζες να αντλούν προνομιούχα κεφάλαια πρώτης προτεραιότητας και κεφάλαια
Tier 2 της τάξης των 7 δισ. ευρώ και να ακολουθούν οι Έλληνες εταιρικοί εκδότες που
εξασφαλίζουν σημαντική πρόσβαση στις διεθνείς αγορές χρέους σε όλους τους τύπους
μορφών (ευρωομόλογα, μικροομόλογα κ.λπ.). Στο μέτωπο των κρατικών ομολόγων, τα ΟΕΔ
επέδειξαν ανθεκτικότητα ως σχετικά ασφαλές καταφύγιο εν μέσω των αβεβαιοτήτων στις
διεθνείς αγορές, με τις αποδόσεις αναφοράς να διαπραγματεύονται σε ιστορικά χαμηλά
επίπεδα και στο ίδιο επίπεδο με τις αποδόσεις των κυριότερων ευρωπαϊκών ομολόγων, ενώ η
διαφορά μεταξύ των αποδόσεων των ελληνικών και των γερμανικών ομολόγων έχει μειωθεί
σημαντικά, γεγονός που αποτελεί θετικό σημάδι για την εμπιστοσύνη της αγοράς στο ελληνικό
χρέος. Ακόμα υπάρχουν προκλήσεις και πολλά θα εξαρτηθούν από την ικανότητα της
ελληνικής οικονομίας να διατηρήσει την αναπτυξιακή της δυναμική, να εμβαθύνει τις
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και να βελτιώσει το παραγωγικό της μοντέλο. Η πλειοψηφία
συμφωνεί ότι όλα τα παραπάνω βρίσκονται σε καλό δρόμο και η Ελλάδα θα παραμείνει στην
αναπτυξιακή της πορεία και θα ξεκλειδώσει περαιτέρω αναβαθμίσεις της πιστοληπτικής της
ικανότητας".
Ο κ. Riccardo Abbona, Managing Director Head of DCM & Risk Solutions, Greece & Italy -
Barclays δήλωσε: "Το 2024 ήταν μια ακόμη αξέχαστη χρονιά για τις ελληνικές κεφαλαιαγορές
και ένα πραγματικό σημείο καμπής, χάρη σε μία σειρά εξαιρετικά θετικών εξελίξεων:
Το spread των 10ετών ομολόγων σε σχέση με τα Bund επέστρεψε στα επίπεδα πριν από την
χρηματοπιστωτική κρίση, ξεπερνώντας άλλες χώρες με υψηλότερη πιστοληπτική αξιολόγηση.

https://www.capital.gr/oikonomia/3890373/26th-annual-capital-link-invest-in-greece-forum-diethnis-sunantisi-korufis-gia-tin-elliniki-oikonomia-kai-tis-ependuseis/


http://www.capital.gr/

 Publication date: 11/12/2024 14:01

 Similar Stats ranking (Greece): 32

 link

Η αναβάθμιση της κρατικής πιστοληπτικής ικανότητας σε επενδυτική βαθμίδα (IG) και η
επιτυχής έκδοση ομολόγων με διάρκεια έως και 30 έτη.
Οι ελληνικές τράπεζες αναβαθμίστηκαν σε επενδυτική βαθμίδα από τη Moody’s, γεγονός που
προκάλεσε ρεκόρ στον πρωτογενή όγκο εκδόσεων FIG, με πάνω από €7 δισ. να αντλούνται
από τη συνολική κεφαλαιακή δομή.
Η έγκριση από την ΕΚΤ στο αίτημα των ελληνικών τραπεζών να επαναλάβουν την πληρωμή
μερισμάτων μετά από 16 χρόνια αποτέλεσε το αποκορύφωμα της εντυπωσιακής ανάκαμψης
του συστήματος τα τελευταία χρόνια.
Αυτές οι εξελίξεις έφεραν ενδιαφέρουσες τάσεις όσον αφορά τη δέσμευση των επενδυτών.
Ειδικότερα, στην έκδοση FIG, το 2024 σημειώθηκε σημαντικά υψηλότερη ζήτηση από ξένους
επενδυτές, και πιο συγκεκριμένα από αρμόδιους που δεν είχαν αγοράσει ελληνικά ομόλογα για
περισσότερα από 10 χρόνια. Αυτό, φυσικά, είχε ως αποτέλεσμα τελικές κατανομές που ήταν
όλο και περισσότερο στραμμένες προς διεθνείς λογαριασμούς σε σχέση με τα προηγούμενα
τέσσερα έτη. Η μεταβαλλόμενη σύνθεση της επενδυτικής βάσης επιβεβαιώθηκε και από την
προσθήκη 26 νέων λογαριασμών στη λίστα των Top-50 επενδυτών για ελληνικά ομόλογα του
2024.
Συνεπώς, η σχετική αξία των τίτλων των ελληνικών τραπεζών σε σχέση με τους αντίστοιχους
τίτλους ιταλικών και ισπανικών τραπεζών βελτιώθηκε εντυπωσιακά. Τα μειωμένα spreads των
ελληνικών τραπεζών μειώθηκαν έως και 100-150 μ.β. σε σχέση με Ιταλούς και Ισπανούς
εκδότες από τον Δεκέμβριο του 2023 και έως 500-800 μ.β. από τον Φεβρουάριο του 2020. "
Ο κ. Vasilis Tsaitas, Group Chief Financial Officer – HELLENiQ ENERGY Holdings δήλωσε: "H
Ελλάδα έχει σημειώσει μεγάλη πρόοδο από τον καιρό της κρίσης και την πρώτη φορά που οι
ελληνικές επιχειρήσεις είχαν πρόσβαση στις αγορές. Κατά τη διάρκεια των τελευταίων 10 ετών,
είδαμε μια σταδιακή βελτίωση τόσο όσον αφορά την ποιότητα των επενδυτών, την προέλευση
όσο και το κόστος χρηματοδότησης.
Η αναβάθμιση των κρατικών και, στη συνέχεια, των ελληνικών τραπεζών και επιχειρήσεων έχει
δημιουργήσει ισότιμους όρους ανταγωνισμού σε σχέση με την υπόλοιπη Ευρώπη τόσο όσον
αφορά τη διαθεσιμότητα κεφαλαίων όσο και το κόστος, βελτιώνοντας την ανταγωνιστικότητα
και στηρίζοντας την ανάπτυξη.
Η HELLENIQ ENERGY έχει μακρά πορεία στις διεθνείς κεφαλαιαγορές. Είμαστε ο
μεγαλύτερος ανεξάρτητος Έλληνας εκδότης με πάνω από 2,6 δισ. σωρευτικών εκδόσεων από
το 2013.
Οι διεθνείς κεφαλαιαγορές αποτελούν σημαντική πηγή χρηματοδότησης για τον Όμιλο
HELLENIQ ENERGY, όλα αυτά τα χρόνια.
Τα τελευταία δύο χρόνια, εκμεταλλευτήκαμε την ανάκαμψη της Ελλάδας και την αναβάθμιση
της πιστοληπτικής ικανότητας, καθώς και τις πολύ ισχυρές επιδόσεις των δραστηριοτήτων μας,
για να βελτιώσουμε σημαντικά τον ισολογισμό μας.
Η πρόσφατη συναλλαγή μας τον περασμένο Ιούλιο, με έκδοση 450 εκατ. ευρώ 5ετούς
διάρκειας με κουπόνι 4,25%, σηματοδότησε την επιστροφή μας στις κεφαλαιαγορές,
αυξάνοντας το μέγεθός μας σε σχέση με τις αρχικές προβλέψεις, με σημαντική μείωση της
απόδοσης σε σχέση με την IPT, ανταποκρινόμενη στην ισχυρή ζήτηση τόσο από την εγχώρια
όσο και από τη διεθνή επενδυτική βάση. Η έκδοσή μας συνδυάστηκε με προσφορά για τα
ομόλογα που λήγουν, ώστε να διευκολυνθεί η μετακύλιση των υφιστάμενων κατόχων
ομολόγων στη νέα έκδοση.
Η συναλλαγή αυτή ολοκλήρωσε έναν κύκλο που ξεκίνησε το 2ο τρίμηνο του 2024, ο οποίος
περιελάμβανε την αναχρηματοδότηση σχεδόν του συνόλου των τραπεζικών μας δανείων και
του χρέους μας στις κεφαλαιαγορές, η οποία συνολικά οδήγησε σε σημαντική μείωση των
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περιθωρίων δανεισμού μας στα χαμηλότερα επίπεδα της ιστορίας μας, στην επέκταση της
μέσης διάρκειας του χαρτοφυλακίου χρέους μας σε περισσότερα από 5 έτη, στην
εξισορρόπηση της έκθεσης σε σταθερό έναντι κυμαινόμενου επιτοκιακού κινδύνου και σε μια
περισσότερο από επαρκή ικανότητα για την υποστήριξη της αναπτυξιακής μας στρατηγικής σε
όλο το επιχειρηματικό μας χαρτοφυλάκιο και τις περιοχές δραστηριότητάς μας."
Ο κ. Vassilis Kotsiras, Corporate Treasurer – National Bank of Greece δήλωσε: "Το 2024 ήταν
μια χρονιά-ορόσημο για τον ελληνικό τραπεζικό τομέα, καθώς και οι τέσσερις συστημικές
τράπεζες κατάφεραν να επιτύχουν τον τελικό στόχο MREL, ένα χρόνο νωρίτερα από την τελική
προθεσμία. Η ολοκλήρωση της πορείας προς την επίτευξη του MREL ήταν το τελευταίο βήμα
που έπρεπε να επιτύχουν οι ελληνικές τράπεζες για να συμμορφωθούν με τα ευρωπαϊκά
πρότυπα σε ένα ταξίδι που ξεκίνησε το 2015.  
Οι καταλυτικοί παράγοντες για την επιτάχυνση των σχεδίων τους ήταν, πρώτον, η
αξιοσημείωτη πορεία των ελληνικών τραπεζών που κατάφεραν να δημιουργήσουν οργανική
κερδοφορία, εξυπηρετώντας παράλληλα και την κάλυψη των στόχων του MREL και δεύτερον,
η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας που διεύρυνε κατά πολύ τη βάση των επενδυτών. Το
2024 ήταν μια χρονιά ρεκόρ με περίπου 7,8 δισ. εκδόσεις από τις ελληνικές τράπεζες, ενώ το
2023 και το 2022 εκδόθηκαν συνολικά 6,4 δισ.
Οι αναχρηματοδότησεις των Tier2s και τα τρία Green Senior Preferred βοήθησαν στο να
διαφοροποιηθεί η γκάμα μεταξύ των προσφερόμενων ομολόγων. Ωστόσο, ήταν μεγάλη
πρόκληση το πώς όλοι οι συμμετέχοντες στην αγορά (εκδότες, διεθνείς τράπεζες και
επενδυτές) θα συντονίζονταν σε αυτή τη μετάβαση.
Η αρχική μείωση στο spread των ελληνικών τραπεζικών ομολόγων αντιστράφηκε μετά το
καλοκαίρι λόγω της μείωσης των επιτοκίων και του γεγονότος ότι οι διεθνείς τράπεζες
εξακολουθούσαν να τα τιμολογούν βάσει yield και όχι spread.
To πιο πρόσφατο Green Senior της ΕΤΕ (ποσού Eur650εκ) κατάφερε να επανατιμολογήσει την
ελληνική καμπύλη πιο κοντά σε αυτή των ευρωπαίων εταίρων της. Η επιτυχία του ομολόγου
φάνηκε στο πολύ ισχυρό ενδιαφέρον που έλαβε από τους επενδυτές, με ζήτηση 4 δισ., και
τελική τιμολόγηση στις 130 μονάδες βάσης πάνω από τα midswaps, όταν η ING την ίδια μέρα
τιμολογούσε στις 115 μ.β.. Οφείλουμε να παρακολουθούμε στενά την αγορά, να
επικοινωνούμε με νέους επενδυτές, να συνεργαζόμαστε με παραγωγικό τρόπο με όλους τους
αντισυμβαλλομένους και να διασφαλίζουμε την απόδοση της δευτερογενούς αγοράς με τις
αποφάσεις μας στην πρωτογενή. 
Τέλος, η ΕΤΕ έχει επικεντρωθεί στην θεμελίωση ενός σταθερού, αξιόπιστου και άμεσου προφίλ
εκδότη παράλληλα με το ισχυρό πιστωτικό της προφίλ. Ο κ. Βασίλης Καβάλος, που
υποστήριξε τη στρατηγική από το 2016, δυστυχώς δεν κατάφερε να δει τον πιο πρόσφατο
σταθμό αυτού του ταξιδιού. Πρόσφερε πολλά στις ελληνικές χρηματοπιστωτικές αγορές και
σταθήκαμε εξαιρετικά προνομιούχοι που τον είχαμε δίπλα μας."
Ο κ. Morven Jones, Managing Director; Head of EMEA Debt Capital Markets Origination –
Nomura, δήλωσε: "Το ενδιαφέρον των επενδυτικού κόσμου για την Ελλάδα ξεπέρασε κάθε
προσδοκία το 2024, με πολλές συναλλαγές να καταγράφουν ρεκόρ από την εποχή της
Παγκόσμιας Οικονομικής Κρίσης. Μετά την αναβάθμισή της σε επενδυτική βαθμίδα, ο ΟΔΔΗΧ
προχώρησε γρήγορα στην αγορά και εξέδωσε μέσω κοινοπρακτικής διαδικασίας ομόλογο
ελληνικού δημοσίου (ΟΕΔ) 10ετούς διάρκειας ύψους €4 δισ., καταγράφοντας ρεκόρ στο
μέγεθος της έκδοσης, στο spread και στο μέγεθος του orderbooks. Η αναβάθμιση της
πιστοληπτικής ικανότητας και η ένταξη στους δείκτες επενδυτικής βαθμίδας έδωσαν ισχυρή
ώθηση στις ελληνικές τράπεζες, με τις συναλλαγές να παρουσιάζουν σημαντική αύξηση τόσο
στον όγκο της ζήτησης όσο και στο επενδυτικό προφίλ, που κυριαρχείται από διεθνείς
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επενδυτές, όπως είναι οι διαχειριστές κεφαλαίων, ασφαλιστικές εταιρείες και συνταξιοδοτικά
ταμεία από την Ευρώπη και το Ηνωμένο Βασίλειο. Τα orderbooks υπερδιπλασιάστηκαν για
πολλές από τις εκδόσεις χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων (FIG) που πραγματοποιήθηκαν
φέτος. 
Περαιτέρω διαφοροποίηση των επενδυτών προήλθε από την έκδοση πράσινων ομολόγων,
που ανέδειξαν τις στρατηγικές βιωσιμότητας των εκδοτών. Η πρόοδος των τραπεζών
αποτυπώθηκε και στις αποτιμήσεις, καθώς τα spreads των ελληνικών τραπεζών μειώθηκαν
κατά περίπου 35% μέσα στο έτος. Η επενδυτική βαθμίδα επέτρεψε στους εκδότες να
προωθούν τις συναλλαγές τους σε όρους spread αντί για όρους απόδοσης, όπως είναι το
πρότυπο της αγοράς για πιστώσεις χαμηλότερου κινδύνου (lower beta credits).
Παρατηρήσαμε αρκετούς ελληνικούς εταιρικούς εκδότες να επιστρέφουν με επιτυχία στη διεθνή
αγορά μετά από παύση τριών έως πέντε ετών. Από τις τέσσερις εταιρικές συναλλαγές που
εκδόθηκαν μέχρι στιγμής φέτος, οι τρεις αυξήθηκαν έως και κατά 50% σε σχέση με το αρχικό
μέγεθος έκδοσης λόγω της ισχυρής ζήτησης. 
Με λίγα λόγια, η Ελλάδα μπορεί να ανατρέξει σε μια επιτυχημένη χρονιά στις
χρηματοπιστωτικές αγορές το 2024, με τα κρατικά της ομόλογα και τα πιστωτικά της spreads
να διαπραγματεύονται ανταγωνιστικά σε σχέση με τους Ευρωπαίους συνεργάτες της.
Το 2025, αναμένουμε χαμηλότερους όγκους εκδόσεων τόσο από το κράτος όσο και από τις
εταιρείες, εκτός αν υπάρξει δραστηριότητα συγχωνεύσεων και εξαγορών (M&A), λόγω
περιορισμένων εξοφλήσεων, καθώς και από τις τράπεζες, οι οποίες αναμένεται να
ικανοποιήσουν την προθεσμία για την Ελάχιστη Απαίτηση Ιδίων Κεφαλαίων και Επιλέξιμων
Υποχρεώσεων  (MREL) που είχε τεθεί για τον Ιανουάριο 2026 μέχρι και το τέλος του 2024. Με
την προσδοκία περαιτέρω αναβαθμίσεων σε επενδυτική βαθμίδα για ορισμένους εκδότες, το
ελληνικό χρέος αναμένεται να συνεχίσει να αποδίδει καλά, δεδομένης της σχετικά χαμηλής
προσφοράς και της περαιτέρω διεύρυνσης της επενδυτικής ζήτησης."
Ο κ. Dimitrios Tsakonas, Director General - Public Debt Management Agency, δήλωσε: "Το
2024, η Ελλάδα/ΟΔΔΗΧ, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής βαθμίδας του προηγούμενου
έτους, προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις αναφοράς ΟΕΔ με διάρκεια 10 και
30 ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων ομολόγων, η Ελλάδα άντλησε 4 δισ.
ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό ρεκόρ όσον αφορά τα εκδοθέντα ποσά και ταυτόχρονα
διεύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα
ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών, την ποιότητα των επενδυτών και τη
μείωση των περιθωρίων δανεισμού. 
Επιπλέον, το δημοσιονομικό αποτέλεσμα ήταν εντυπωσιακό, καθώς επιτεύχθηκε όχι μόνο ο
αρχικός αλλά και ο αναθεωρημένος προς τα πάνω νέος στόχος για πρωτογενές πλεόνασμα,
τόσο σε δεδουλευμένη βάση όσο και σε ταμειακούς όρους, δίνοντας τη δυνατότητα περαιτέρω
μείωσης του καθαρού δημόσιου χρέους, για δεύτερη συνεχόμενη χρονιά, αφού το ίδιο συνέβη
και το 2023. Στο πλαίσιο αυτό, στις 13 Δεκεμβρίου 2024 θα πραγματοποιηθεί πρόωρη
αποπληρωμή των δανείων GLA ύψους €7,935 δισ. 
Δεδομένης της υπεραπόδοσης του ελληνικού κρατικού προϋπολογισμού που έχει ήδη συμβεί,
του στόχου πρωτογενούς πλεονάσματος για το 2025, της ευνοϊκής δομής του χαρτοφυλακίου
ελληνικού δημόσιου χρέους, των πολύ χαμηλών χρεολυσίων και ετήσιων πληρωμών τόκων,
της μηδενικής έκθεσης σε συναλλαγματικό και επιτοκιακό κίνδυνο κ.λπ., το πιο δύσκολο μέρος
της δουλειάς του ΟΔΔΗΧ για το επόμενο έτος, αλλά και για τα επόμενα χρόνια, είναι να βρει
χώρο για εκδοτική δραστηριότητα. Έχοντας ταμειακά αποθέματα κοντά στο 20% του ΑΕΠ της
Ελλάδας, καθιστά δύσκολη την πρόσβαση του ΟΔΔΗΧ στις κεφαλαιαγορές. Ωστόσο, η Ελλάδα
πρέπει να διατηρήσει μια ρευστή καμπύλη αποδόσεων επιτοκίων μηδενικού κινδύνου,
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επομένως ο ΟΔΔΗΧ πρέπει να έχει συνεχή πρόσβαση στις κεφαλαιαγορές και διάλογο με τους
επενδυτές. Το επόμενο έτος η στρατηγική χρηματοδότησης θα είναι παρόμοια με ό,τι έγινε
μέχρι στιγμής, πιθανότατα λίγο λιγότερο, διότι οι ακαθάριστες χρηματοδοτικές ανάγκες του
επόμενου έτους είναι πράγματι πολύ περιορισμένες. 
Στο πλαίσιο αυτό, πρόσφατα, ο Έλληνας πρωθυπουργός ανακοίνωσε την πρόθεση της
Ελλάδας να προχωρήσει σε άλλη μια πρόωρη αποπληρωμή του GLF ύψους άνω των 5 δισ.
ευρώ, το επόμενο έτος, δηλαδή το αργότερο τον Δεκέμβριο του 2025. Τώρα η Ελλάδα
αποφάσισε να προπληρώσει τις αποσβέσεις GLF, σε αναλογική βάση, από το 2033 έως το
2042, μεταφέροντας, ταυτόχρονα, ένα ισχυρό μήνυμα στους θεσμούς, τους οίκους
αξιολόγησης και κυρίως στην επενδυτική κοινότητα, παρέχοντάς τους επιπλέον διαβεβαίωση
ότι η Ελλάδα είναι προνοητική και θα εκπληρώσει τις δανειακές της υποχρεώσεις όχι μόνο
βραχυπρόθεσμα και μεσοπρόθεσμα αλλά και μακροπρόθεσμα, υπό οποιεσδήποτε συνθήκες. 
Παράλληλα, μια πρόσθετη πρόωρη αποπληρωμή του GLF το 2025, παρέχει στον ΟΔΔΗΧ
χώρο για χρηματοδοτική δραστηριότητα, αντικαθιστώντας το "μη εμπορεύσιμο χρέος" του
Επίσημου Τομέα με νέα ΟΕΔ, είτε με την εισαγωγή νέων εκδόσεων με νέες διάρκειες, είτε με
την αύξηση της ρευστότητας σε προηγούμενες εκδόσεις σε όλο το φάσμα ληκτότητας της
ελληνικής καμπύλης αποδόσεων, μέσω Κοινοπρακτικών Εκδόσεων Ομολόγων ή μέσω
δημοπρασιών, μετά από επικείμενο προαναγγελθέν τακτικό πρόγραμμα δημοπρασιών.      
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να επικεντρώνεται στην εφαρμογή διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων,
στην επίτευξη των δημοσιονομικών στόχων, στην ολοκληρωμένη και προορατική διαχείριση
ταμειακών διαθεσίμων και χαρτοφυλακίου, στη συνέπεια της στρατηγικής χρηματοδότησης.
Όλα τα προαναφερθέντα παρέχουν εμπιστοσύνη στην επενδυτική κοινότητα, η οποία έχει
απεικονιστεί σαφώς καθώς τα spreads των ελληνικών ομολόγων βαίνουν μειούμενα έναντι των
ομολόγων άλλων χωρών της Ευρωζώνης."
Ακολούθησε το ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ με θέμα: "WHY GREECE – THE DOMESTIC
INSTITUTIONAL INVESTOR VIEWPOINT”
Συντονιστής:  κα. Thenia T. Panagopoulou, Partner - Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners
Law Firm 
Ομιλητές: 
κ. Nicos John Koulis, Chairman & CEO - DECA Investments AIFM Investment Manager
Diorama Investments Sicar; Diorama Investments II, RAIF 
κ. Takis Solomos, Co-founder & Partner -Elikonos Capital AIFM
κα. Eleni Bathianaki, Managing Partner – Halcyon Equity Partners 
κ. Lampros Papakonstantinou, Chairman of the BoD (Executive member) – IDEAL Holdings 
κ. Nicholas Chryssanthopoulos, Senior Partner - EOS Capital Partners
κ. Nikolaos Karamouzis, Executive Chairman – SMERemediumCap; BoD Member- Onassis
Foundation
Η κα. Thenia T. Panagopoulou, Partner - Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm
δήλωσε: "Οι θεσμικές επενδύσεις στην Ελλάδα παρέμειναν για πολλά χρόνια ανεπαρκείς.
Ωστόσο, τα τελευταία χρόνια, υπάρχει μια αξιοσημείωτη αλλαγή, οφειλόμενη στην αυξημένη
δραστηριότητα επιχειρηματικών κεφαλαίων που υποστηρίζονται από εθνικούς και
Ευρωπαϊκούς πόρους και ιδιώτες επενδυτές, τα οποία αναζητούν ευκαιρίες επένδυσης. Τα
Κεφάλαια Επιχειρηματικών Συμμετοχών (PE) και Επιχειρηματικών Κεφαλαίων (VC)
διαδραματίζουν πλέον καθοριστικό ρόλο στο επιχειρηματικό οικοσύστημα της Ελλάδας,
παρέχοντας απαραίτητη υποστήριξη τόσο σε νεοφυείς όσο και σε ώριμες επιχειρήσεις. Είναι
αξιοσημείωτο ότι, τα private equity funds, πραγματοποίησαν το 25% των συναλλαγών στην
ελληνική αγορά την περασμένη χρονιά, και η δυναμική τους συνεχίζει να αυξάνεται. 
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Η Ελλάδα έχει επίσης προσελκύσει μεγαλύτερο αριθμό διεθνών επενδυτών, οι οποίοι έχουν
στοχεύσει στρατηγικά βασικούς τομείς όπως η υγειονομική περίθαλψη, ο ξενοδοχειακός
κλάδος,  η ενέργεια, οι τηλεπικοινωνίες και τα τρόφιμα. Παράλληλα, οι μικρομεσαίες
επιχειρήσεις, που αποτελούν αναπόσπαστο συστατικό του ελληνικού παραγωγικού
συστήματος, μπορεί να μην προσελκύουν ακόμη μεγάλους διεθνείς επενδυτές, ωστόσο,
ταιριάζουν ιδανικά ως στόχοι των ελληνικών κεφαλαίων επιχειρηματιών συμμετοχών, οι οποίες
έχουν προχωρήσει σε σημαντικές επενδύσεις σε αυτές μέσω εξειδικευμένων κλαδικών
στρατηγικών. Αυτή η βελτιωμένη πρόσβαση στη χρηματοδότηση είναι κρίσιμη για την κάλυψη
του επενδυτικού κενού της χώρας.
Κοιτώντας το μέλλον, η έγκαιρη και σταθερή εφαρμογή μεταρρυθμίσεων παραμένει ζωτικής
σημασίας για τη δημιουργία ενός πιο ευνοϊκού επιχειρηματικού περιβάλλοντος.
Το Φόρουμ υπογράμμισε την ανθεκτικότητα της Ελλάδας και το φιλόδοξο μεταρρυθμιστικό της
πρόγραμμα. Το πνεύμα συνεργασίας και οι πολύτιμες ιδέες που ανταλλάχθηκαν κατά τη
διάρκεια της εκδήλωσης ενίσχυσαν τη εμπιστοσύνη όλων μας στη δυνατότητα της Ελλάδας να
αποτελέσει επενδυτικό προορισμό.
Ευχαριστώ πολύ όλους τους συμμετέχοντες για τη συμβολή τους σε αυτόν τον σημαντικό
διάλογο.".
Ο κ. Nicos John Koulis, Chairman & CEO - DECA Investments AIFM Investment Manager
Diorama Investments Sicar; Diorama Investments II, RAIF δήλωσε: "Η  έξυπνη και φιλική προς
την αγορά διαχείριση της χώρας μετα την κρίση, βοηθούμενη και από ένα μορφωμένο και
παραγωγικό εργατικό δυναμικό έχει δημιουργήσει σημαντικές επενδυτικές ευκαιρίες σε
αρκετούς κλάδους. Σε αυτό το περιβάλλον το private equity παίζει ένα σημαντικό ρόλο με το να
επιλέγει εταιρείες που έχουν την δυνατότητα να δημιουργήσουν σημαντική οικονομική αξία και,
αφού επενδύσουν , να τις βοηθήσει να το επιτύχουν.
Πιστεύω οτι η επιτυχία του πρώτου μας fund, του Diorama Investments Sicar, που επέτυχε
αποδόσεις 2.5Χ των χρημάτων των επενδυτών στα πολύ δύσκολα χρόνια της κρίσης, μπορεί
να επαναληφθεί. Αυτό βασίζεται στην υψηλότερη από το μέσο όρο ανάπτυξη του Ελληνικού
ΑΕΠ, την διαθεσιμότητα τραπεζικής πίστης η οποία δεν ήταν διαθέσιμη την περίοδο της
κρίσης, αλλά κυρίως από τη συνειδητοποίηση όλο κι περισσοτέρων επιχειρηματιών οτι για να
επιβιώσει  και ευημερήσει η εταιρεία τους θα πρέπει να είναι ανταγωνιστικοί διεθνώς. Αυτό,
βέβαια, χρειάζεται μέγεθος, στελέχη και κεφάλαια. 
Είμαστε ευτυχείς που συμμετέχουμε σε αυτό το ελκυστικό περιβάλλον δημιουργώντας
αποδόσεις για τους μετόχους μας και βοηθώντας την Ελληνική οικονομία.”
Ο κ. Takis Solomos, Co-founder & Partner -Elikonos Capital AIFM, εξέφρασε αισιοδοξία για τις
ευκαιρίες που αναδύονται από την ελληνική οικονομία, υπογραμμίζοντας την ελπιδοφόρο
πορεία της και τη δέσμευση της Elikonos Capital να προωθήσει σημαντική ανάπτυξη στις
εταιρείες του χαρτοφυλακίου της.  
"Είμαστε πολύ ενθουσιασμένοι για τις προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, η οποία δείχνει
ισχυρές δυνατότητες για βιώσιμη ανάπτυξη", δήλωσε ο κ. Σολωμός. Τόνισε το ισχυρό ιστορικό
της Elikonos Capital με το δεύτερό της fund, Elikonos 2, το οποίο ολοκλήρωσε επιτυχώς δύο
exit υψηλής αξίας (Eurocatering ΑΕ – αγοραστής family office οικογένειας Λάτση και ETPA ΑΕ
– αγοραστής γαλλική πολυεθνική εταιρεία), αποδεικνύοντας την ικανότητα της ομάδας να
εντοπίζει και να ενισχύει ενεργά την αξία επενδυτικών ευκαιριών, εδραιώνοντας τη φήμη της
ως αξιόπιστου εταίρου στις επενδύσεις ιδιωτικών κεφαλαίων. 
Βασιζόμενη σε αυτή τη δυναμική, η Elikonos Capital ετοιμάζει το τρίτο της fund μέσα στο
πρώτο τρίμηνο του 2025. "Έχουμε ήδη δημιουργήσει ένα ισχυρό dealflow για το Elikonos 3, το
οποίο περιλαμβάνει εξαιρετικές εταιρείες με έντονη αναπτυξιακή δυναμική", σημείωσε ο κ.
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Σολωμός. "Η εστίασή μας θα είναι στον εντοπισμό και την ανάπτυξη αυτών των επιχειρήσεων,
ώστε να ξεκλειδώσουμε το πλήρες δυναμικό τους, προωθώντας όχι μόνο χρηματοοικονομικές
αποδόσεις, αλλά και την καινοτομία και την οικονομική πρόοδο στη χώρα, ενσωματώνοντας
παράλληλα τις αρχές της βιωσιμότητας στη στρατηγική μας".  
Το Elikonos 3 θα βασιστεί στη δοκιμασμένη στρατηγική της εταιρείας να υποστηρίζει ενεργά τις
εταιρείες του χαρτοφυλακίου μέσω στρατηγικής καθοδήγησης, λειτουργικών βελτιώσεων και
πρόσβασης σε παγκόσμια δίκτυα, με απώτερο στόχο την επίτευξη υψηλών αποδόσεων για
τους επενδυτές. "Η Elikonos Capital πάντα πίστευε στη δύναμη της δημιουργίας αξίας, και
είμαστε σίγουροι ότι αυτό το ταμείο θα επιτύχει εξαιρετικά αποτελέσματα, αναπτύσσοντας
σημαντικά τις επιχειρήσεις στις οποίες επενδύουμε". 
Καθώς η ελληνική οικονομία συνεχίζει να εξελίσσεται, η Elikonos Capital παραμένει
δεσμευμένη να διαδραματίσει κεντρικό ρόλο στην αναπτυξιακή πορεία της χώρας,
συνεργαζόμενη με επιχειρήσεις υψηλού δυναμικού και δίνοντάς τους τη δυνατότητα να
επιτύχουν ουσιαστικές αλλαγές και μακροπρόθεσμη ανάπτυξη.
Η κα. Eleni Bathianaki, Managing Partner – Halcyon Equity Partners δήλωσε: "Η έντονη
επενδυτική δραστηριότητα σε συνάρτηση με την πορεία των κύριων μακροοικονομικών
στοιχείων, φαίνεται να οδηγεί τη χώρα σε τροχιά ανάπτυξης και μετασχηματισμού. Ισχυρή
απόδειξη του βαθμού ωρίμανσης του επιχειρηματικού τοπίου στην Ελλάδα σήμερα, αποτελεί
άλλωστε η δραστηριοποίηση όχι μόνο Ελλήνων αλλά και διεθνών θεσμικών επενδυτών. Η
αυξανόμενη αυτή θεσμική επενδυτική δράση παίζει καθοριστικό ρόλο για τη διατήρηση της
ελληνικής δυναμικής. 
Το Halcyon Equity Partners, ως μια θεσμική πλατφόρμα επενδύσεων που απαρτίζεται από
διακεκριμένα στελέχη της ελληνικής και διεθνούς αγοράς, εξετάζει επενδυτικές προοπτικές με
οδηγό την καινοτομία και τη βιώσιμη επιχειρηματικότητα. Η στρατηγική μας επικεντρώνεται
στον εντοπισμό και την επένδυση στις "Best of Greece” – στις εταιρίες αυτές δηλαδή που
διαθέτουν υψηλή προστιθέμενη αξία, ανταγωνιστικό επιχειρηματικό μοντέλο, ισχυρή διοικητική
ομάδα και σημαντική αναπτυξιακή προοπτική. Στόχος μας είναι να διευκολύνουμε τον
μετασχηματισμό και την ανάπτυξή τους, τοποθετώντας τις στον χάρτη του παγκόσμιου
επιχειρείν.  
Πόσο εφικτό είναι κάτι τέτοιο; Η απάντηση στο ερώτημα αυτό βρίσκεται στο πλούσιο και
αναξιοποίητο ταλέντο της Ελλάδας, που μπορεί να αποτελέσει τη ραχοκοκαλιά για τη
δημιουργία της επόμενης γενιάς των success stories διεθνώς. Πιστεύουμε ότι η Ελλάδα έχει τη
δυνατότητα να πραγματοποιήσει ένα πραγματικό άλμα μετασχηματισμού. Αυτή η προοπτική
μπορεί να γίνει πραγματικότητα μέσω επενδύσεων και υποστήριξης από θεσμικούς επενδυτές,
που προσφέρουν όχι μόνο χρηματοδοτικούς πόρους και κεφάλαια, αλλά και στρατηγική
καθοδήγηση και πρόσβαση σε παγκόσμιες αγορές, εξασφαλίζοντας στις επιχειρήσεις
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη. Με τη σωστή καθοδήγηση και τους κατάλληλους πόρους, οι
ελληνικές εταιρείες έχουν την ικανότητα να επεκταθούν πέρα από τα τοπικά σύνορα,
εδραιώνοντας τη θέση τους ανάμεσα στις πιο δυναμικές επιχειρήσεις διεθνώς.
Το Halcyon Equity Partners δεσμεύεται να δημιουργήσει προοπτικές και αξία για όλα τα
ενδιαφερόμενα μέρη, αξιοποιώντας την ευνοϊκή οικονομική συγκυρία στην Ελλάδα αλλά και την
ελκυστικότητα της εγχώριας αγοράς ως ένα επενδυτικό προορισμό."
Ο κ. Lampros Papakonstantinou, Chairman of the BoD (Executive member) – IDEAL Holdings
δήλωσε: "Η ελληνική οικονομία παρουσιάζει καλύτερες επιδόσεις σε σύγκριση με τις
περισσότερες χώρες της Ευρωζώνης. Τα τελευταία πέντε χρόνια, η Ελλάδα έχει εξελιχθεί από
"ασχημόπαπο" σε "όμορφο κύκνο", κερδίζοντας το ενδιαφέρον της διεθνούς κοινότητας.
Καθώς η χώρα σημειώνει πρόοδο, οι ελληνικές επιχειρήσεις ακολουθούν αντίστοιχη πορεία,
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βελτιώνοντας τις οικονομικές τους επιδόσεις και επεκτείνοντας τη δραστηριότητά τους. Οι υγιείς
ελληνικές εταιρείες έχουν καταφέρει να επιβιώσουν από περίπου δέκα χρόνια κρίσης,
αντιμετωπίζοντας προκλήσεις όπως τα capital controls, τις συνέπειες της πανδημίας του
Covid-19 και τον πόλεμο Ρωσίας-Ουκρανίας. Ο πιο δυναμικός τομέας μεταξύ των ελληνικών
επιχειρήσεων είναι οι μεσαίου προς μεγάλο μέγεθος εταιρειών που πληρούν συγκεκριμένα
κριτήρια. Αυτές οι εταιρείες, που έχουν καταφέρει να αναπτυχθούν, αποτελούν ελκυστικές
επενδυτικές επιλογές τόσο για εγχώριους όσο και για διεθνείς χρηματοοικονομικούς
επενδυτές. 
Οι εγχώριοι χρηματοοικονομικοί επενδυτές και οι εταιρείες ιδιωτικών συμμετοχών
διαδραματίζουν ολοένα και πιο σημαντικό ρόλο στην υποστήριξη αυτών των επιχειρήσεων,
παρέχοντάς τους τα απαραίτητα εργαλεία. Η τοπική αγορά στον συγκεκριμένο τομέα έχει
σημειώσει σημαντική ανάπτυξη και συνεχίζει να επεκτείνεται, αποκτώντας ολοένα μεγαλύτερη
πολυπλοκότητα και ωριμότητα. Η IDEAL Holdings είναι η μοναδική εταιρεία εισηγμένη στο
Χρηματιστήριο Αθηνών που εστιάζει σε αυτόν τον υποτομέα. Χάρη στην ικανότητά της να
διατηρεί μόνιμα κεφάλαια, έχει επιτύχει ένα εντυπωσιακό ιστορικό στη δημιουργία αξίας. Τα
τελευταία τρία χρόνια, έχουμε επενδύσει και αποεπενδύσει με επιτυχία, όχι μόνο αυξάνοντας
την αξία για τους μετόχους μας, αλλά και διασφαλίζοντας τη συνέχιση των διοικήσεων υπό τη
νέα ιδιοκτησία. Είμαστε αποφασισμένοι να συνεχίσουμε αυτό το συναρπαστικό ταξίδι".
Ο κ. Nicholas Chryssanthopoulos, Senior Partner - EOS Capital Partners, τόνισε ότι η ελληνική
αγορά private equity έχει σημειώσει σημαντική ανάπτυξη από το 2017, με πολλές νέες ομάδες
να εμφανίζονται στο προσκήνιο και τα κεφάλαια υπό διαχείριση να τετραπλασιάζονται,
ξεπερνώντας τα €2,3 δισ. Αυτή η ανάπτυξη είναι ιδιαίτερα ενθαρρυντική καθώς αντικατοπτρίζει
τη θετική επίδραση του private equity στην Ελληνική οικονομία. Ως παράδειγμα, ανέφερε ότι το
πρώτο fund της EOS Capital Partners (EHRF) με €150 εκατ. κεφάλαια υπό διαχείριση,
βοήθησε τις εταιρείες χαρτοφυλακίου να διπλασιάσουν τον κύκλο εργασιών τους, να αυξήσουν
το EBITDA κατά 70% και να δημιουργήσουν πάνω από 2.200 θέσεις εργασίας.
Είναι επίσης αξιοσημείωτο, συνέχισε ο κ. Χρυσανθόπουλος, ότι οι θεσμικοί επενδυτές και τα
εξειδικευμένα family offices στην Ελλάδα, είναι πλέον εξοικειωμένοι με τις αποδόσεις των
εναλλακτικών επενδύσεων και έχουν αναπτύξει έντονο ενδιαφέρον και μεθοδολογίες για να
κατανέμουν όλο και αυξανόμενα ποσά κεφαλαίων προς αυτήν την κατεύθυνση.
Επίσης, εστίασε στο πώς θα συνεχίσει να εξελίσσεται ο τομέας και να υποστηρίζεται η ελληνική
επιχειρηματικότητα, μέσα από στοχευμένη στρατηγική για την ανάπτυξη μεγαλύτερων και πιο
ευέλικτων διαχειριστών κεφαλαίων, ικανών να επεκταθούν πέρα από τα εθνικά σύνορα. Για να
επιτευχθεί αυτό, είναι κρίσιμες οι στρατηγικές επενδύσεις σε υποδομές, ταλέντο και κλίμακα.
Ο κ. Χρυσανθόπουλος κατέληξε ότι η παροχή ενός ευρύτερου φάσματος επιλογών και η
πρόσβαση σε μια διαφοροποιησμένη δεξαμενή ταλέντου θα ενισχύσουν σημαντικά την
ανταγωνιστικότητα του private equity στην Ελλάδα, επιτρέποντάς να προσελκυθεί και διεθνές
κεφάλαιο και να αναπτυχθούν οι σωστές συνεργασίες. Δημιουργώντας μέγεθος και
διαφοροποίηση και καλλιεργώντας στρατηγικές συνεργασίες με ευρωπαίους διαχειριστές θα
επιτρέψει στην Ελλάδα να καταστεί σταδιακά σημαντικός παίκτης στον ευρωπαϊκό επενδυτικό
χάρτη.
Ο κ. Nikolaos Karamouzis, Executive Chairman – SMERemediumCap; BoD Member- Onassis
Foundation δήλωσε: Η Ελλάδα βγαίνει από μια βαθιά και δαπανηρή δημοσιονομική και
χρηματοπιστωτική κρίση που έπληξε τη χώρα την προηγούμενη δεκαετία. Η αξιοπιστία της
πολιτικής, της αγοράς και της δημοσιονομικής πολιτικής έχει αποκατασταθεί και οι οικονομικές
επιδόσεις βελτιώνονται σταθερά.
Ωστόσο, η κορυφαία πρόκληση που αντιμετωπίζει σήμερα η Ελλάδα, προϋπόθεση για την
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επιστροφή σε βιώσιμους υψηλούς ρυθμούς ανάπτυξης, παραμένει η ταχεία κάλυψη του
συσσωρευμένου με τα χρόνια τεράστιου επενδυτικού κενού που υπονομεύει την
παραγωγικότητα και το αναπτυξιακό δυναμικό.
Η Ελλάδα χρειάζεται πάρα πολλές επενδύσεις, που να ξεπερνούν τα 100 δισ. ευρώ. για να
ανταποκριθεί στην πρόκληση αυτή, πρέπει να κινητοποιήσει μέσω μεταρρυθμίσεων και
τολμηρών πολιτικών πρωτοβουλιών σημαντικά ποσά ΑΞΕ, ιδιωτικά επενδυτικά κεφάλαια, να
επιταχύνει την εσωτερική δημιουργία κεφαλαίων, να διευρύνει τις δημόσιες και ενωσιακές
διευκολύνσεις χρηματοδότησης επενδύσεων και να βελτιώσει την πρόσβαση των
επιχειρήσεων στις κεφαλαιαγορές.
Εξίσου μεγάλου ενδιαφέροντος ήταν το ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ με θέμα: INVESTING IN
GREECE- TAX REFORMS & INCENTIVES
Συντονιστής: κα. Christina Papanikolopoulou, Managing Partner – Papanikolopoulou and
Partners Law 
Ομιλητές:
κα. Mary Psylla, General Secretary of Tax Policy -Ministry of Economy & Finance-Hellenic
Republic
κ. George Pitsilis, Governor – Independent Authority for Public Revenue – Hellenic Republic
κ. Spyros Kaminaris, Partner, Head of Tax - EY Greece
κ. Costas Vamvakas, Founder & CEO - VK PREMIUM Business Growth Consultants
Η κα. Christina Papanikolopoulou, Managing Partner – Papanikolopoulou and Partners Law
δήλωσε: "Τα τελευταία πέντε χρόνια, η Ελλάδα έχει υιοθετήσει πλειάδα φορολογικών κινήτρων
και μεταρρυθμίσεις για την ενίσχυση της καινοτομίας, της επιχειρηματικότητας και των
επενδύσεων. Τα κύρια σημεία από τη συζήτηση του πάνελ μας ήταν η υιοθέτηση περαιτέρω
νέων μέτρων από την ελληνική κυβέρνηση για την διευκόλυνση των εταιρικών
αναδιαρθρώσεων, φορολογικά κίνητρα για νεοφυείς επιχειρήσεις, επενδυτικά κεφάλαια,
επιχειρηματικά κεφάλαια (venture capital) και angel investors, την ψηφιοποίηση του
φορολογικού συστήματος, μέτρα για την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής και τη σταθερότητα
του φορολογικού καθεστώτος. Το πάνελ μας επίσης εξέτασε τον θετικό αντίκτυπο αυτών των
μεταρρυθμίσεων στις επίτευξη νέων επενδύτικών συναλλαγών  και την αντίληψη των διεθνών
επενδυτών για την ελκυστικότητα της Ελλάδας ως προορισμού φιλικού προς τις επενδύσεις.
Η μεταρρύθμιση του φορολογικού συστήματος της Ελλάδας αναμένεται να έχει θετική
επίδραση στη σταθερότητα της οικονομίας, καθώς και να ενισχύσει την αίσθηση της
δικαιοσύνης και ισότητας στους πολίτες της. Τέλος, συζητήσαμε τα επόμενα βήματα και τη
συνολική στρατηγική της Ελλάδας για τη δημιουργία ενός οικοσυστήματος νεοφυών
επιχειρήσεων και την προσέλκυση διεθνών επενδύσεων σε όλους τους τομείς της οικονομίας. 
Έχοντας συνδράμει διεθνείς επενδυτές για σχεδόν τρεις δεκαετίες, υπό την ιδιότητα του
νομικού συμβούλου, διαπιστώνω ότι ποτέ μέχρι τώρα η Ελλάδα δεν είχε υλοποιήσει μια τόσο
φιλόδοξη και συντονισμένη προσπάθεια για την αναδιοργάνωση των κεντρικών και
περιφερειακών λειτουργιών του κράτους, καθώς και για μεταρρυθμίσεις σε καίριους τομείς της
οικονομικής και κοινωνικής ζωής - από τον τραπεζικό τομέα μέχρι το σύστημα δικαιοσύνης. Το
σαφές και αδιαμφισβήτητο αποτέλεσμα είναι η καθιέρωση της Ελλάδας ως προορισμού φιλικού
προς τις επενδύσεις για ένα μεγάλο εύρος επιχειρηματικών ευκαιριών, κάτι που αποτελεί τα
θεμέλια για μακροπρόθεσμη ευημερία και χρηματοοικονομική και κοινωνική σταθερότητα της
χώρας μέσα σε ένα όλο και πιο ασταθές διεθνές γεωπολιτικό περιβάλλον."
Η κα. Mary Psylla, General Secretary of Tax Policy -Ministry of Economy & Finance-Hellenic
Republic δήλωσε: "Στην Ελλάδα οι επιχειρήσεις είναι κατά κύριο λόγο πολύ μικρές∙ η στήριξη
και η ανάπτυξη της επιχειρηματικότητας προκειμένου να μεταβληθεί το επιχειρηματικό μοντέλο
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είναι εξαιρετικά κρίσιμη. Η μεγέθυνση της ελληνικής οικονομίας τελεί σε συνάρτηση με τη
μεγέθυνση των επιχειρήσεων και τη δυνατότητά τους να ανταγωνιστούν και να επιβιώσουν στο
εθνικό και στο διεθνές περιβάλλον. Σε αυτή την κατεύθυνση έχουν εισαχθεί διατάξεις που
παρέχουν φορολογικά κίνητρα και απαλλαγές τόσο σε φυσικά πρόσωπα όσο και σε νομικές
οντότητες, ώστε να ενισχυθεί η θέση των επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα
και να διευκολυνθεί η πρόσβασή τους σε κεφάλαια, να αυξηθεί η ανταγωνιστικότητα και να
δημιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας. 
Συναφώς, στο επίκεντρο βρίσκονται κίνητρα αφενός για τον μετασχηματισμό και τις
συγχωνεύσεις των επιχειρήσεων, και αφετέρου για την ανάπτυξη καινοτόμων ιδεών, οι οποίες
θα μπορούν να υλοποιηθούν μέσα από πιο σύγχρονες επιχειρηματικές μορφές. Σημαντικό
στοιχείο της πολιτικής μας είναι η μέριμνα για την ανάπτυξη και ενίσχυση των εναλλακτικών
μορφών χρηματοδότησης, όπως τα Κεφάλαια Επιχειρηματικού Κεφαλαίου (Venture Capital), οι
Επιχειρηματικοί Άγγελοι (Angel Investors), τα Επενδυτικά Κεφάλαια (Investment Funds). 
Σε αυτή την κατεύθυνση παρέχονται φορολογικά κίνητρα σε εταιρείες που επενδύουν σε
έρευνα και ανάπτυξη, καθώς και σε ευρεσιτεχνίες. Δίνονται, επίσης, σοβαρές φορολογικές
απαλλαγές για δαπάνες επιστημονικής και τεχνολογικής έρευνας, για έργα συνεργασίας είτε με
startups είτε με ερευνητικά κέντρα. 
Η ανάγκη δημιουργίας μεγαλύτερων επιχειρήσεων στην Ελλάδα, σε συνδυασμό με την
ενίσχυση της καινοτομίας και την παροχή κινήτρων, αποτελεί έναν κεντρικό άξονα για την
ανάπτυξη και τον εκσυγχρονισμό της ελληνικής οικονομίας. Ταυτόχρονα, η ικανότητα
ανάπτυξης και αξιοποίησης της καινοτομίας αποτελεί κρίσιμο παράγοντα για τη βελτίωση της
ανταγωνιστικότητας και την ενίσχυση της οικονομικής θέσης των επιχειρήσεων, αλλά και της
χώρας. Σε αυτό το πλαίσιο δέσμευσή μας αποτελεί η δημιουργία ενός υποστηρικτικού,
σταθερού και δίκαιου φορολογικού- οικονομικού οικοσυστήματος."
Ο κ. George Pitsilis, Governor – Independent Authority for Public Revenue – Hellenic Republic
δήλωσε: "Η επόμενη γενιά της Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ) είναι μια
σύγχρονη, ευέλικτη φορολογική διοίκηση, σχεδιασμένη να προσαρμόζεται γρήγορα στο ταχέως
εξελισσόμενο παγκόσμιο περιβάλλον. Η φιλοσοφία μας εστιάζει στον συνεχή μετασχηματισμό
και τη διαρκή εξέλιξη, με αξιοποίηση όλων των δυνάμεών μας για την εκπλήρωση του
οράματός μας.
Δημιουργούμε ένα ολοκληρωμένο, διασυνδεδεμένο ψηφιακό περιβάλλον που απλοποιεί και
αυτοματοποιεί διαδικασίες, διευκολύνει τις συναλλαγές με τη δημόσια διοίκηση και στηρίζει την
επιχειρηματικότητα, ενώ ταυτόχρονα βελτιώνει συνεχώς τις υπηρεσίες προς τους
φορολογούμενους. 
Ενισχύοντας την αποδοτικότητα και τελειοποιώντας τα εργαλεία συμμόρφωσης,
ενδυναμώνουμε την εμπιστοσύνη και τη συνεργασία που έχουμε ήδη καλλιεργήσει με τους
φορολογούμενους.
Με αυτόν τον τρόπο, θέτουμε τα θεμέλια για ένα πιο διαφανές και δίκαιο φορολογικό σύστημα,
υπηρετώντας πιστά το δημόσιο συμφέρον και το κοι
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Capital Link: Greek American Issuer Day στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με την Capital Link
διοργάνωσαν ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς
δεσμούς μεταξύ της Αμερικής, της Ελλάδος και της Ελληνο-αμρικανικής κοινότητας.
Στο τέλος της εκδήλωσης, οι εισηγμένες στο Χρηματιστηριο της Νεας Υόρκης
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες, καθως και εκπροσωποι της
Ελληνικής Κυβέρνησης που συμμετείχαν στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
επενδυτικο συνέδριο,  χτύπησαν το “Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών”
της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange.
Η «ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΟΣ – ΑΜΕΡΙΚΗΣ: GREEK AMERICAN ISSUER DAY» πραγματοποιήθηκε,
οπως καθε χρόνο εδώ και 20 χρόνια,  στo πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum Series titled “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade” το οποίο
είχε ολοκληρώσει τις εργασίες του την προηγούμενη μέρα με μεγάλη επιτυχία και  εξαιρετική
συμμετοχή που ξεπερασε τα 1000 ατομα. Το Συνέδριο διοργανωθηκε σε συνεργασία με το
«New York Stock Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες
διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, ανήρτησε την ελληνική σημαία στην Wall Street, μια
στιγμή ιδιαίτερης περηφάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική Κυβερνητική αποστολή, τα
στελέχη ναυτιλιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς
και τους εκπροσώπους των εταιριών που συμμετείχαν στην εκδήλωση.
Η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, του μεγαλύτερου Χρηματιστηρίου
στον κόσμο, συμβάλλει στην αναβάθμιση και προβολή της Ελλάδος σε ένα ευρύτατο
επενδυτικό κοινό σε παγκόσμιο επίπεδο. Επίσης δείχνει την σταθερή υποστήριξη του
Χρηματιστηρίου της Νεας Υορκης στην Ελλάδα, τις Ελληνικές επιχειρήσεις, την Ελληνική
Ναυτιλία και την Ομογένεια. Η Αμερικανική Κεφαλαιαγορά αποτελεί σημαντικότατη πηγή
άντλησης κεφαλαίων για αυξανόμενο αριθμό εταιριών Ελληνικών συμφερόντων και το
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διαδραματίζει κύριο ρόλο σε αυτό.
Η κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπροσωπεία
και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια σχέση μεταξύ του
Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε
ότι η δέσμευση του NYSE με την Ελληνοαμερικανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και
επιχειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και στις εισηγμένες εταιρείες του NYSE, παραμένει
ισχυρή.
Μετά από την υποδοχή της κυρίας Tara Dziedzic ακολούθησαν σύντομες ομιλίες του και του κ.
Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υποδομών & Μεταφορών  και του Δρ. Νίκου Τσάκου,
Founder, President & CEO, TEN Ltd.
Αναφέρθηκαν στην σημαντικη πρόοδο που έχει επιτελεσει η ελληνική οικονομία, στην
ελκυστικότητα της Ελλάδος σαν επιχειρηματικό και επενδυτικό προορισμό, στην διεθνοποίηση
του Ελληνικού επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη στενή συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και
Αμερικής.
Ο κ. Σταϊκουρας ανεφερε χαρακτηριστικά ότι το 2019, την πρωτη φορα που συμμετείχε στην
εκδήλωση αυτη χτυπωντας το Closing Bell,  είχε εκφρασει την δέσμευση της κυβερνησεως ότι
«Greece is on the way back”  και σημερα το 2024 μπορει να πει ότι “Greece is back”.
Επανελαβε το μηνυμα του Πρωθουπουγου στο  Συνέδριο της Capital Link την προηγουμενη
μερα :  «the best is still to come”.
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O Δρ. Τσακος, αναφερθηκε στην 22+ έτη πορεια της ΤΕΝ στο χρηματιστήριο της Νεα Υόρκης,
και στον κομβικο ρόλο της ελληνικής ναυτιλιας στο παγκοσμιο εμποριο και την παγκοσμια
εφοδιαστικη αλυσιδα.
Παραλληλα και οι δυο ευχαρίστησαν το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για τη σημαντική αυτή
εκδήλωση.
Ακολούθησε ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων μεταξύ του Χρηματιστηρίου NYSE, κυρίας Tara
Dziedzic, του Υπουργού κ. Χρήστου Σταϊκούρα, και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder, President
& CEO, TEN Ltd.
Ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών & Μεταφορών έχοντας εγκαινιάσει πρόσφατα
το Μετρό της Θεσσαλονίκης με τον Πρωθυπουργό,  χάρισε μία αναμνηστική πλακέτα με το
λογότυπο του Μετρό της Θεσσαλονίκης (ειδική περιορισμένη έκδοση) στην κυρία Tara
Dziedzic, Head of US Listings NYSE.
Ο  κ. Νίκος Μπορνόζης,  Πρόεδρος της Capital Link απένειμε στην κυρία Tara Dziedzic, Head
of US Listings, NYSE,  ειδικη αναμνησιτκη πλακετα, αναγνωρίζοντας και ευχαριστώντας το
Χρηματιστηριο της Νεας Υορκης για την μακροχρόνια υποστήριξη και συνεισφορά του για
περισσότερες από δύο δεκαετίες. Το γεγονος οτι επι 20 συναπτα ετη το Χρηματιστηριο της
Νεας Υορκης διοργανωνει την “Greek American Issuer Day”  που περιλαμβανει και το Closing
Bell, εχει μια μοναδικοτητα και αποδεικνυει την στενη σχεση με την Ελλάδα, τους Έλληνες
Επιχειρηματίες, την Ελληνική ναυτιλιακή κοινότητα και την Ομογένεια.
Στη συνέχεια  ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO, TEN Ltd. (NYSE: TEN) και ο κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών & Μεταφορών, χτύπησαν το “Closing Bell”, το
καμπανάκι της Λήξης των εργασιών της Τρίτης 10 Δεκεμβρίου, 2024, του NYSE–New York
Stock Exchange πλαισιωμένοι από την Head of US Listings – (NYSE: ICE), κυρία Tara
Dziedzic, τον  κ. Παναγιώτη Τσάκο –Tsakos Energy Navigation, εκπροσώπους της Ελληνικής
Κυβέρνησης, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, Κυρία Αλεξάνδρα
Σδούκου, Υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, και των ακόλουθων εισηγμένων στο
NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis, Vice President Ameresco Inc. (NYSE: AMRC), κα.
Anamaria Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc. (NYSE: CAVA), κ. Ted Xenohristos, Co-
Founder & Chief Concept Officer of CAVA Group, Inc. (NYSE: CAVA), κ. Peter Hadjipateras,
Chief Information, Security And Sustainability Officer- Dorian LPG, κ. Ted Petrone, Vice
Chairman of NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P. (NYSE:NMM), Mr. Harrys Kosmatos, CO-
Chief Financial Officer (TEN), Mr. Panagiotis Tsakos, Jr. καθώς επίσης και την κα. Olga
Bornozi, Managing Director – Capital Link, και κ. Νίκος Μπορνόζης, President – Capital Link.
Η τελετή αναμεταδόθηκε ζωντανά από όλα τα μεγάλα διεθνή τηλεοπτικά δίκτυα των HΠΑ
καθώς  αποτελεί ένα γεγονός με μέγιστη ακροαματικότητα σε παγκόσμιο επίπεδο και την
παρακολουθούν 150 εκατομμύρια τηλεθεατές.
Η Ειδική Εκδήλωση, “GREEK AMERICAN ISSUER DAY” διοργανώνεται τα τελευταία 20
συναπτά έτη στα πλαισια του ετήσιου επενδυτικου Συνεδρίου της Capital Link .
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Τζον Πόλσον: Ο Αμερικανός μεγιστάνας και πρόεδρος επενδυτικού fund μίλησε στο
26ο ετήσιο Forum της Capital Link
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για τις προοπτικές της αμερικανικής οικονομίας μετά την ανάληψη της προεδρίας από τον
Ντόναλντ Τραμπ, καθώς και για την οικονομία της Ελλάδας μίλησε στην κάμερα του MEGA ο
πρόεδρος επενδυτικού fund Τζον Πόλσον, στο περιθώριο του 26ου ετήσιου Forum της Capital
Link στη Νέα Υόρκη. Χορηγός επικοινωνίας του οικονομικού συνεδρίου ήταν το MEGA.
Την κατάσταση της ελληνικής οικονομίας εξήρε ο Αμερικανός μεγιστάνας και πρόεδρος
επενδυτικού fund Τζον Πόλσον μιλώντας στο περιθώριο του 26ου ετήσιου Forum της Capital
Link στη Νέα Υόρκη με χορηγό επικοινωνίας το MEGA.
«Η ελληνική οικονομία τα πάει καλά επειδή επικεντρώνεται στη δημοσιονομική ευθύνη, στους
χαμηλότερους φόρους, στις λιγότερες ρυθμίσεις, στις περισσότερες επενδύσεις. Όταν
αθροίζετε αυτά τα τέσσερα πράγματα, αυτό οδηγεί σε υψηλότερη ανάπτυξη. Έτσι, όσο η
Ελλάδα παραμένει σε αυτόν τον δρόμο των οικονομικών πολιτικών υπέρ της ανάπτυξης, θα
συνεχίσει να αναπτύσσεται περισσότερο από την υπόλοιπη Ευρώπη», υπογράμμισε ο
πρόεδρος επενδυτικού fund που συμμετείχε στο συνέδριο, Τζον Πόλσον
Μιλώντας στον ανταποκριτή του MEGA στις Ηνωμένες Πολιτείες Πέτρο Κασφίκη, ο Πόλσον
υπεραμύνθηκε της οικονομικής πολιτικής που ετοιμάζεται να εφαρμόσει ο Ντόναλντ Τραμπ.
«Στην πραγματικότητα δεν ζούμε σε κόσμο ελεύθερου εμπορίου και πολλές χώρες έχουν
εκμεταλλευτεί τις ΗΠΑ. Έχουμε ανοιχτά σύνορα, πολύ χαμηλούς δασμούς, είναι εύκολο για τις
χώρες να εισέλθουν (στην αμερικανική αγορά). Ωστόσο, όταν πουλάμε σε άλλες χώρες,
είμαστε αποκλεισμένοι. Αυτό συμβαίνει λόγω υψηλότερων δασμών αλλά και της έλλειψης
πλαφόν στους φόρους», σημείωσε χαρακτηριστικά ο κ. Πόλσον.
Ο Τζον Πόλσον μίλησε με τα καλύτερα λόγια για τον μεγιστάνα της τεχνολογίας Έλον Μασκ.
«Ο Έλον Μασκ είναι ίσως ο πιο λαμπρός επιχειρηματίας στον κόσμο και είναι εξαιρετικά
έξυπνος και πετυχημένος. Στόχος του είναι να μειώσει τις περιττές δαπάνες και να υπάρξει
υψηλότερη αποδοτικότητα», τόνισε ο Τζον Πόλσον.
Ο Πόλσον εκτιμά ότι με την ανάληψη της προεδρίας από τον Τραμπ, οι Ηνωμένες Πολιτείες θα
μπουν σε τροχιά μακροχρόνιας ανάπτυξης.
TAGS:
Capital LinkFORUMMEGAMEGA ΓΕΓΟΝΟΤΑ
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
 
“Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές”
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest
Forum» διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN
ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια»
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Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
 
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
 
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
 
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια».
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Και στην Ιταλία η ΔΕΗ: Σε λειτουργία δύο φωτοβολταϊκοί σταθμοί σε Carcarello και
Luxenia
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι δύο φωτοβολταϊκοί σταθμοί στην Ιταλία είναι μόνο η αρχή, δήλωσε ο Κωνσταντίνος
Μαύρος, καθώς στο πλάνο της ΔΕΗ προβλέπονται συνεχείς παραδόσεις έργων μέχρι το 2027
Και … στην Ιταλία επεκτείνεται πλέον η ΔΕΗ όπου θα λειτουργήσουν δύο φωτοβολταϊκοί
σταθμοί εγκατεστημένης ισχύος 32 MW στο Carcarello και Luxenia της Κεντρικής Ιταλίας:
«Πρόκειται μόνον για την αρχή», δήλωσε χαρακτηριστικά ο Αναπληρωτής Διευθύνων
Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ, Κωνσταντίνος Μαύρος, καθώς στο στρατηγικό πλάνο της ΔΕΗ
προβλέπονται συνεχείς παραδόσεις έργων μέχρι το 2027, στο πλαίσιο επέκτασης της
γεωγραφικής της διασποράς, αξιοποιώντας τα οφέλη από την πράσινη μετάβαση και τη
διασυνδεδεμένη αγορά ενέργειας.
Για την κατασκευή των νέων φωτοβολταϊκών σταθμών, η οποία ολοκληρώνεται εντός των
επόμενων ημερών, χρησιμοποιήθηκαν πάνω από 55.000 φωτοβολταϊκά πλαίσια διπλής όψης.
Η εκτιμώμενη ετήσια παραγωγή ενέργειας των δύο σταθμών αναμένεται να ξεπεράσει τις 60
GWh, ποσότητα ικανή να καλύψει τις ενεργειακές ανάγκες σχεδόν 15.000 νοικοκυριών. Με τη
λειτουργία των δύο πάρκων θα αποτρέπεται η εκπομπή περίπου 37.200 τόνων CO2.
Παραγωγή, Πλήρης απολιγνιτοποίηση και ευέλικτες μονάδες, το τρίπτυχο της επόμενης
τριετίας
Εν τω μεταξύ, σύμφωνα με σχετική εκτίμηση του κ. Μαύρου στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο
της Capital Link στη Νέα Υόρκη, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ στην παραγωγή, της
πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων. Η ενεργειακή μετάβαση όπως τόνισε,
στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απανθρακοποίηση, την αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας
από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της παραγωγής και τον ψηφιακό
μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων παραγωγής». Για το στόχο αυτό
απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ. δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Για τον ρόλο της Ελλάδας, ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες επεσήμανε ότι η
χώρα μας είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου
και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της
ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες
που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ. Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα
νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ μετά και την παρουσίαση του
στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να
πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές
ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι
επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος. Χάρις εξάλλου
στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό. που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh
ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί
από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων
μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh».
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Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε τέλος εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές
αλλαγές που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε
το ρόλο του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί
την δική του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Χ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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«Μάχη» αγοραστών και πωλητών στο Χρηματιστήριο Αθηνών – Στο επίκεντρο οι
τράπεζες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κοντά στις 1.460 μονάδες ο Γενικός Δείκτης – Πνοή αισιοδοξίας από τα roadshows σε Λονδίνο
και Νέα Υόρκη
 
Συσσώρευση γύρω από τη «ζώνη» των 1.450 – 1.460 μονάδων παρατηρείται στο
ελληνικό χρηματιστήριο, με τους πωλητές να επικρατούν χωρίς εντάσεις για δεύτερη
συνεχόμενη ημέρα. Βελτιωμένη παραμένει, ωστόσο, η επενδυτική ψυχολογία καθώς η
κατοχύρωση των πρόσφατων κερδών δεν αποτελεί -προς το παρόν- σοβαρή «τροχοπέδη» για
το year end rally που λαμβάνει χώρα στις αγορές.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τετάρτης (11/12) ο Γενικός Δείκτης υποχωρεί κατά -0,09% και
διαπραγματεύεται στις 1.457,46 μονάδες. Το υψηλό ημέρας εντοπίζεται στις 1.457,58 μονάδες
και το χαμηλό ημέρας στις 1.454,69 μονάδες. Στο επίκεντρο οι τράπεζες, με τις μετοχές του
κλάδου να δέχονται και σήμερα τις ισχυρότερες πιέσεις, στον απόηχο του ξέφρενου ράλι που
έκαναν στις αρχές του τρέχοντος μήνα.
Παρά τη διόρθωση της Τρίτης, το μομέντουμ στην εγχώρια αγορά παραμένει θετικό και η
αύξηση της συναλλακτικής δραστηριότητας λειτουργεί ως καταλύτης επαναφοράς προς αυτή
την κατεύθυνση. Λιγότερο από -3% απέχει το Χ.Α. από τη φετινή κορυφή (και 13ετίας) των
1.502,79 μονάδων, με το year end rally να βρίσκεται ακόμη στο «τραπέζι». Παράλληλα, τα
επιτυχημένα roadshows σε Λονδίνο (Morgan Stanley) και Νέα Υόρκη (Capital Link) δίνει νέα
πνοή αισιοδοξίας στην Αθήνα.
Στάση αναμονής κρατούν οι επενδυτές στο εξωτερικό, περιμένοντας τα στοιχεία για τον
πληθωρισμό στις ΗΠΑ, τα οποία θα δώσουν κατεύθυνση στην Federal Reserve ως προς τη
νομισματική πολιτική που θα ακολουθήσει. Ακολουθεί την Πέμπτη η ΕΚΤ, με τη μείωση των
επιτοκίων κατά 0,25% να αποτελεί το πιθανότερο ενδεχόμενο. Η προσοχή παραμένει επίσης
στραμμένη στις πολιτικές αναταράξεις που πλήττουν τη Γαλλία, τη Συρία και τη Νότια Κορέα.
Χωρίς το δικαίωμα στο προσωρινό μέρισμα ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή διαπραγματεύεται
σήμερα η Prodea Investments, ενώ η καταβολή του είναι προγραμματισμένη για την επόμενη
Τετάρτη 18 Δεκεμβρίου. Παράλληλα, τα οικονομικά του αποτελέσματα για το γ’ τρίμηνο και το
9μηνο παρουσιάζει ο ΑΔΜΗΕ την ερχόμενη Δευτέρα 16/12.
 
protothema.gr
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Οι σημειώσεις του “μικρομετόχου” (11.12.2024)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η συζήτηση για τον κρατικό προϋπολογισμό του 2025 στην ελληνική Βουλή φέρνει στο
προσκήνιο την αντιπαράθεση για τις τραπεζικές προμήθειες. Ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης αναμένεται να εξαγγείλει μέτρα που στοχεύουν στη μείωση των προμηθειών κατά
50%, ανακουφίζοντας τους πολίτες από το αυξημένο κόστος συναλλαγών. Παράλληλα, θα
ασκηθούν πιέσεις στις τράπεζες να διαθέσουν στην αγορά ακίνητα που παραμένουν
ανεκμετάλλευτα, αντιμετωπίζοντας την στεγαστική κρίση. Η συζήτηση αποκτά πολιτική
διάσταση, καθώς το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής και ο ΣΥΡΙΖΑ ανταγωνίζονται για τον ρόλο της
κύριας αντιπολίτευσης. Το ΠΑΣΟΚ καταψήφισε τον προϋπολογισμό, πλην των αμυντικών
δαπανών, επισημαίνοντας την ανάγκη δικαιότερης κατανομής των πόρων και ελέγχου των
τραπεζικών πρακτικών. Η αντιπαράθεση ενισχύει τη δυναμική της πολιτικής σκηνής, ενόψει της
κρίσιμης ψηφοφορίας που θα λειτουργήσει και ως μέτρο εμπιστοσύνης προς την κυβέρνηση.
Η μετοχή  της Εθνικής Τράπεζας, κινείται δυναμικά προς τον στόχο των 8,2 ευρώ, σύμφωνα με
τεχνικές και θεμελιώδεις αναλύσεις. Με τη στήριξη της UBS, που την κατατάσσει στα έξι
κορυφαία picks της για το 2025, η τράπεζα επωφελείται από αυξημένα επιτοκιακά έσοδα και
πρωτοβουλίες για τα DTC, ενισχύοντας την επενδυτική της αξία.
Η τεχνική ανάλυση δείχνει ισχυρή ανοδική δυναμική, με τη μετοχή να διατηρεί σημαντικά
επίπεδα στήριξης και να πλησιάζει πολυετή υψηλά. Η UBS επισημαίνει τις θετικές προοπτικές
στον κλάδο, προβλέποντας μερισματική απόδοση άνω του 50% μεσοπρόθεσμα και τονίζοντας
πως οι ανησυχίες για μελλοντικές μειώσεις επιτοκίων είναι υπερβολικές.
Με δυνατή κεφαλαιακή επάρκεια και αποτελεσματικές στρατηγικές, η Εθνική Τράπεζα
προσαρμόζεται στις προκλήσεις, ενισχύοντας την εμπιστοσύνη των επενδυτών. Η αισιοδοξία
παραμένει, καθώς το 2025 διαφαίνεται ελπιδοφόρο για τον τραπεζικό κλάδο, με την τράπεζα
σε πλεονεκτική θέση να αξιοποιήσει τις ευκαιρίες.
Η EUROBANK ξεχωρίζει ως ο πρωταγωνιστής των συστημικών τραπεζών, παρουσιάζοντας
αξιοσημείωτη ανθεκτικότητα και απόδοση σε ένα απαιτητικό περιβάλλον. Το διάγραμμα και η
καθημερινή της πορεία αποκαλύπτουν τη σταθερή ανοδική της τάση, πλησιάζοντας τα πολυετή
υψηλά, με δυνατότητα περαιτέρω ανόδου στα 2,45€.
Η στιβαρή βάση της στηρίζεται από τη χαμηλή προσφορά στις πτωτικές φάσεις,
υποστηριζόμενη από ισχυρά επίπεδα στηρίξεων. Αυτή η δυναμική επιβεβαιώνει την
ανθεκτικότητά της, καθιστώντας την ελκυστική για τη συνέχιση της ανοδικής της πορείας.
Στατιστικά, η μετοχή καταγράφει αύξηση 39% το 2024, τρίτη καλύτερη στον FTSE 25,
υπερβαίνοντας τις υπόλοιπες τραπεζικές (ΕΤΕ +23%, ΠΕΙΡ +20%, ΑΛΦΑ +5%). Σε σύγκριση
με το Γενικό Δείκτη, που απέχει 3% από τα υψηλά του έτους, η συγκεκριμένη μετοχή απέχει
μόλις 1%.
Η συνολική της απόδοση την καθιστά εξαιρετικά ανταγωνιστική, ιδιαίτερα συγκριτικά με
μετοχές που παρουσιάζουν σημαντικές απώλειες, υποδεικνύοντας τη δυναμική και τη
σταθερότητά της στον τραπεζικό κλάδο.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, Χρήστος Μεγάλου, υπογράμμισε στο 26ο
Capital Link Invest in Greece Forum ότι ένα σύγχρονο τραπεζικό σύστημα είναι καθοριστικό για
τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας. Η Πειραιώς στηρίζει στρατηγικούς
τομείς, όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η γεωργία, έχοντας χορηγήσει το 2024 πιστώσεις
άνω των 2,5 δισ. ευρώ, ενώ σχεδιάζει χρηματοδοτήσεις 40 δισ. ευρώ έως το 2027 για έργα
υποδομής και ανανεώσιμες πηγές ενέργειας.
Η ΔΕΗ κάνει δυναμική είσοδο στην αγορά Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας (ΑΠΕ) της Ιταλίας
με τη λειτουργία δύο νέων φωτοβολταϊκών σταθμών συνολικής ισχύος 32 MW. Οι σταθμοί
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Carcarello και Luxenia, με ετήσια παραγωγή άνω των 60 GWh, θα καλύπτουν τις ενεργειακές
ανάγκες περίπου 15.000 νοικοκυριών, ενώ θα μειώνουν τις εκπομπές CO2 κατά 37.200
τόνους. Αυτή η κίνηση αποτελεί μέρος του στρατηγικού σχεδίου της ΔΕΗ για ενίσχυση του
πράσινου χαρτοφυλακίου της στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, με στόχο την εγκατάσταση 11,8
GW ΑΠΕ έως το 2027. Ο Όμιλος, μέσω της θυγατρικής ΔΕΗ Ανανεώσιμες, εστιάζει στην
ανάπτυξη έργων σε γειτονικές αγορές όπως η Ιταλία, η Βουλγαρία και η Κροατία, αξιοποιώντας
τις δυνατότητες διασύνδεσης και την καινοτομία.
Η ΔΕΗ ανακοίνωσε ότι στις 13 Δεκεμβρίου 2024 θα πραγματοποιηθεί η ακύρωση και διαγραφή
12,73 εκατ. ιδίων μετοχών από το Χρηματιστήριο Αθηνών. Μετά την ακύρωση, το μετοχικό
κεφάλαιο της εταιρείας θα διαμορφωθεί σε 915,79 εκατ. ευρώ, διαιρούμενο σε 369,27 εκατ.
κοινές ονομαστικές μετοχές, με ονομαστική αξία 2,48 ευρώ ανά μετοχή.
Η απόφαση ελήφθη κατά την Έκτακτη Γενική Συνέλευση της εταιρείας στις 4 Νοεμβρίου 2024,
η οποία ενέκρινε τη μείωση του μετοχικού κεφαλαίου κατά 31,57 εκατ. ευρώ. Οι ακυρωθείσες
μετοχές αποκτήθηκαν στο διάστημα 14 Ιουνίου 2022 – 15 Σεπτεμβρίου 2023, με μέση τιμή
αγοράς 7,58 ευρώ ανά μετοχή, βάσει αποφάσεων των Γενικών Συνελεύσεων και του
Διοικητικού Συμβουλίου.
Η τροποποίηση του καταστατικού καταχωρήθηκε στο Γ.Ε.ΜΗ. στις 26 Νοεμβρίου 2024, και το
Χρηματιστήριο Αθηνών ενημερώθηκε σχετικά στις 10 Δεκεμβρίου 2024.
Η Jumbo παρουσίασε ισχυρή ενημέρωση για τις πωλήσεις του Νοεμβρίου 2024, αν και το
διεθνές και εγχώριο οικονομικό περιβάλλον έγινε πιο σύνθετο. Οι πωλήσεις του Ομίλου
αυξήθηκαν κατά +7,0% σε ετήσια βάση, με τις καθαρές πωλήσεις της μητρικής να αυξάνονται
κατά 6%, της Κύπρου κατά 11%, της Βουλγαρίας κατά 10% και της Ρουμανίας κατά 6%.
Συνολικά, στο 11μηνο του 2024, οι πωλήσεις του Ομίλου σημείωσαν αύξηση περίπου +7%
YoY, με τις πωλήσεις στην Ελλάδα να αυξάνονται κατά 7%, στη Ρουμανία κατά 10%, στη
Βουλγαρία κατά 8% και στην Κύπρο κατά 2%. Υπενθυμίζεται ότι η Jumbo έχει ήδη
επαναλειτουργήσει τα καταστήματα σε Καρδίτσα και Λάρισα, ενώ δύο νέα υπερκαταστήματα
σε Κύπρο και Βουκουρέστι ξεκίνησαν τη λειτουργία τους τον Οκτώβριο, διευκολύνοντας τη
σύγκριση για το 4ο τρίμηνο του 2024.
Η διοίκηση σημείωσε ότι οι πολιτικές εξελίξεις στις Ηνωμένες Πολιτείες και η αυξημένη
πιθανότητα επιβολής εμπορικών δασμών αποτελούν προκλήσεις που είναι δύσκολο να
ποσοτικοποιηθούν, επαναλαμβάνοντας την εκτίμηση για αύξηση πωλήσεων 4%. Ο οδηγός για
το οικονομικό έτος 2025 θα ανακοινωθεί μετά την παρέλευση του πρώτου τετραμήνου του
2025.
Παρόλα αυτά, εκτιμάται ανοδικός κίνδυνος για την καθοδήγηση της Jumbo, με τις πωλήσεις να
αναμένεται να φτάσουν το +8%, χαμηλότερα από την αρχική εκτίμηση για 10%, λόγω της
χαμηλότερης απόδοσης της Ρουμανίας.
Η εταιρεία Cairo Mezz Plc ανακοίνωσε τα αποτελέσματα της Έκτακτης Γενικής Συνέλευσης
που πραγματοποιήθηκε στις 10 Δεκεμβρίου 2024 μέσω τηλεδιάσκεψης. Στη συνέλευση
συμμετείχαν μέτοχοι εκπροσωπώντας το 64,45% του μετοχικού κεφαλαίου με δικαίωμα
ψήφου.
Σε όλα τα θέματα, από τους 199.209.786 μετόχους που ψήφισαν, υπέρ τάχθηκαν 187.028.296,
κατά 11.968.245, ενώ καταγράφηκαν 213.245 αποχές.
Η συνέλευση επιβεβαίωσε τη δέσμευση της εταιρείας για διαφανή και αποτελεσματική
διαχείριση.
Η CNL Capital Ε.Κ.Ε.Σ.-Δ.Ο.Ε.Ε. ανακοίνωσε την έκδοση κοινού ομολογιακού δανείου ύψους
έως 570.000 ευρώ και διάρκειας ενός έτους, που καλύφθηκε μέσω ιδιωτικής τοποθέτησης. Η
απόφαση ελήφθη στις 6 Δεκεμβρίου 2024 από το Διοικητικό Συμβούλιο της εταιρείας,
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σύμφωνα με τις διατάξεις των νόμων 4548/2018 και 3156/2003.
Το δάνειο, το οποίο δεν περιλαμβάνει εμπράγματες εξασφαλίσεις, αποσκοπεί στην ενίσχυση
της επενδυτικής στρατηγικής της εταιρείας, ευθυγραμμιζόμενο με την άδεια λειτουργίας και το
καταστατικό της. Η πρωτοβουλία υπογραμμίζει τη δέσμευση της CNL Capital να συνεχίσει την
ανάπτυξη και να υποστηρίξει στρατηγικές επενδύσεις με στόχο την προστιθέμενη αξία για τους
μετόχους της.
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“20th Annual Greek American issuer day” at the New York Stock Exchange
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
For  20th consecutive year, the New York Stock Exchange in cooperation with Capital Link
organized a special ceremony, titled «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» at the New York
Stock Exchange – NYSE”, honoring Greece and Celebrating the Close Ties between the US,
the Greek American and the Greek Business Communities, during which Greek & Greek
American companies listed on the New York Stock Exchange, together with Greek
Government representatives participating in the 26th Annual Capital Link Invest In Greece
Forum, rang the “Closing Bell” at the New York Stock Exchange.
The «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» was organized within the context of the 26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum Series titled “Greece – Speeding Ahead Post Investment
Upgrade” that had took place the previous day. The Forum was held with great success, on
Monday, December 9, 2024 in New York, in cooperation with the New York Stock Exchange,
the Athens Exchange Group (ATHEX Group), and major Global Investment Banks &
Organizations. It attracted over 1,000 delegates.
The New York Stock Exchange (NYSE) flew the Greek flag on Wall Street along side the US
flag, which was a moment of pride for the Greek Government Delegation and high-level
executives representing shipping and other companies listed on the New York Stock
Exchange, as well as representatives of companies that participated in the Invest in Greece
Forum the previous day, on December 9.
The active support and participation of NYSE, the world’s largest stock exchange, enhances
the prestige and the visibility of Greece to a wider international investment audience. It also
shows the stable support of NYSE to Greece, the Greek companies, the Greek shipping
industry and the Greek American Diaspora. The US Capital Markets are a major source of
capital for a growing number of companies of Greek interest and the New York Stock
Exchange is playing a leading role in this.
Ms. Tara Dziedzic, Head of US Listings at NYSE, welcomed the Greek Delegation and the
NYSE listed companies. She highlighted the long-standing relationship between the New York
Stock Exchange and the Greek and Greek American business communities, and also pointed
out that NYSE’s commitment to the Greek American diaspora, the Greek shipping and
business community and the listed companies, remains strong.
Following Ms. Dziedzic’s remarks, Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, President & CEO, TEN Ltd.
(NYSE: TEN), and H.E. Christos Staikouras, Greek Minister of Infrastructure and Transport,
each delivered brief remarks in honor of the day. They referred to the increasing attractiveness
of Greece as a business and investment destination, the internationalization of Greek
businesses, the close relations between the United States and Greece across the board and
also thanked the New York Stock Exchange for the long-standing cooperation and support and
for hosting today’s event.
Minister Staikouras reminded  that when he first participated in this event in 2019 ringing the
Closing Bell, he had mentioned : “Greece is Coming Back”. Today, he can say “Greece is
Back” and he reiterated the Greek Prime Minister’s message delivered at the Capital Link
Forum the day before that “the Best is Still to Come”.
Dr. Tsakos highlighted the 22+-year journey of TEN as a NYSE listed company and
emphasized the critical role of Greek shipping in global commerce and trade and the global
supply chain.
Prior to the closing bell ceremony, an exchange of commemorative gifts took place between
Ms. Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, President &
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CEO, TEN Ltd. (NYSE: TEN) and H.E. Christos Staikouras, Greek Minister of Infrastructure
and Transport, former Minister of Finance.
H.E. Christos Staikouras, Greek Minister of Infrastructure and Transport, having very recently
officially inaugurated with Prime Minister Kyriakos Mitsotakis the underground metro system in
the Greek city of Thessaloniki, the “Thessaloniki Metro”, presented to Ms. Tata Dziedzic a
commemorative plaque with the Thessaloniki Metro logo (limited edition).
CAPITAL LINK COMMEMORATIVE PLAQUE TO NYSE
WITH THE OCCASION OF THE 20th GREEK-AMERICAN ISSUER DAY AT NYSE
Mr. Nicolas Bornozis, President of Capital Link presented to Ms. Tara Dziedzic a special
commemorative plaque in appreciation and recognition of NYSE’s more than two decades of
support to Greece, Greek Entrepreneurs, the Greek Maritime Community and the
Greek-American Diaspora, fostering growth, collaboration and friendship.
This special ceremony, “GREEK AMERICAN ISSUER DAY” AT NYSE
has been taking place for 20 years in a row.
Ringing the Closing Bell
Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder & CEO of TEN Ltd. (NYSE:TEN), and H.E. Christos
Staikouras, Greek Minister of Infrastructure and Transport, rang  the “Closing Bell”, closing the
trading session on Tuesday, December 10th, 2024, of the NYSE-New York Stock Exchange,
accompanied by:
Ms. Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, representatives of the Greek Government,
H.E. Ekaterini Nassika – Ambassador of Greece to the USA, H.E. Alexandra Sdoukou, Deputy
Minister of Environment & Energy, and  NYSE listed companies: Mr. Panayiotis Peter Contis,
Vice President Ameresco Inc. (NYSE: AMRC),  Mrs. Anamaria Xenohristos, Founder of CAVA
Group, Inc. (NYSE: CAVA),  Mr. Ted Xenohristos, Co- Founder & Chief Concept Officer of
CAVA Group, Inc. (NYSE: CAVA), Mr. Peter Hadjipateras, Chief Information, Security And
Sustainability Officer- Dorian LPG (NYSE: LPG),  Mr. Ted Petrone, Vice Chairman of NAVIOS
MARITIME PARTNERS L.P. (NYSE:NMM),  Mr. Harrys Kosmatos, Co-Chief financial Officer
TEN (NYSE: TEN), Mr. Panagiotis Tsakos, Jr. TEN Ltd. as well as the organizers of the Capital
Link Invest in Greece Forum, Ms. Olga Bornozi, Managing Director – Capital Link, and Mr.
Nicolas Bornozis, President  – Capital Link.
The event was broadcasted live on major news stations in the United States and abroad to an
estimated audience of 150 million viewers worldwide.
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Ν. Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
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Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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Γιάννης Στουρνάρας από τη Νέα Υόρκη: Πώς η Ελλάδα κατάφερε να γίνει success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στην  πορεία της ελληνικής οικονομίας και  επιτεύγματα της αναφέρθηκε ο Διοικητής της
Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας,, μιλώντας από το βήμα της εκδήλωσης της
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Η  ελληνική οικονομία έχει καταστεί διεθνώς ένα «success story», χάρη στην επίμονη
δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή, τόνισε χαρακτηριστικά ο κ. Στουρνάρας στην 
ομιλία του με τίτλο «για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας».
«Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη
συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει
τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με
αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με
τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της
Ελλάδας από το ευρώ (Grexit)» τόνισε ο κεντρικός τραπεζίτης.. 
Διαβάστε ολόκληρη του  Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για
τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη
Νέα Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε.
Γεννήθηκα στην Αθήνα στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το
1974. Σπούδασα Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών
και συνέχισα στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M.
Phil.) τo 1980 και διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή
αποσκοπούσε στη θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά
μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας  μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
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Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι,  θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
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Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα  Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας  της Ελλάδος, στην παραμονή
της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή
και διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
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διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη
συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει
τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με
αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με
τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της
Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά
τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα  η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ.  Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
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συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος. 
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής

https://www.nextdeal.gr/epikairotita/oikonomia/142822/giannis-stoyrnaras-apo-ti-nea-yorki-pos-i-ellada-katafere-na-ginei


https://www.nextdeal.gr/

 Publication date: 11/12/2024 12:03

 Similar Stats ranking (Greece): 1887

 link

ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις  στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος
του RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη  του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο,
απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την
ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την
περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις
και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη
χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
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την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε  ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει  προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται  ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους. Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση
και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων
σχετικά με την προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της
αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της
φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
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αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα,  πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας. Και, κατά την άποψή μου, θα
ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τουρκία ως
προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις
συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή
και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια.
Όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
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τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.»
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Staikouras from New York: We stabilized the economy
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
"We managed to stabilize the Greek economy, significantly reduce debt and unemployment"
The New York Stock Exchange in collaboration with the “Capital Link Invest Forum” organized
for the 20th consecutive year, a special event entitled “GREEK AMERICAN ISSUER DAY” at
the New York Stock Exchange, honoring Greece and the strong business ties between the US,
Greek-US and Greek markets during which Greek-US and Greek-owned companies listed on
the New York Stock Exchange rang the “Closing Bell” of the NYSE-New York Stock Exchange.
Present at the honorary event were the Minister of Infrastructure and Transport Christos
Staikouras, the Deputy Minister of Energy Alexandra Sdoukou and the founder & CEO of the
shipping company Tsakos Energy Navigation (TEN) Nikolaos Tsakos.
“This is the fifth time I am here. The first time was in 2019 and I had promised on behalf of the
Greek government that Greece would return. And it did. We managed to stabilize the Greek
economy, significantly reduce debt and unemployment,” the Minister of Infrastructure said.
Speaking to the Athens-Macedonian News Agency (ANA-MPA) after the end of the
Conference, Staikouras stated: “We are presenting the report of our actions in the last year, as
we had committed to a year ago at the same conference. And indeed, as the political
leadership of the Ministry of Infrastructure and Transport, this year we delivered the
Aktio-Amvrakia motorway and a significant section of the E65, we renewed the bus fleet in
Athens and Thessaloniki and very recently we also delivered the metro in Thessaloniki, the
most emblematic project of the capital. And we continue. We continue with methodical hard
work and planning. So that at the end of the four-year period we can deliver more humane and
more accessible transport for all citizens throughout the territory.”
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Στα χρώματα της Ελλάδας «ντύθηκε» η Wall Street
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε την Τρίτη στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, στo πλαίσιο της
ειδικής εκδήλωσης του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece –
Speeding Ahead Post Investment Upgrade» που πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου.
Όπως κάθε χρόνο, το NYSE -New York Stock Exchange, σε συνεργασία με την Capital Link,
διοργάνωσαν για 20o έτος, την ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY»
στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς
δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά
τη διάρκεια της οποίας οι ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρείες που είναι
εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell» χθες Τρίτη, 10
Δεκεμβρίου 2024.
Το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO της TEN
Ltd. και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών & Μεταφορών.
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Στα χρώματα της Ελλάδας η Wall Street
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε την Τρίτη στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, στo πλαίσιο της
ειδικής εκδήλωσης του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece –
Speeding Ahead Post Investment Upgrade» που πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου.
Όπως κάθε χρόνο, το NYSE -New York Stock Exchange, σε συνεργασία με την Capital Link,
διοργάνωσαν για 20o έτος, την ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY»
στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς
δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά
τη διάρκεια της οποίας οι ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρείες που είναι
εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell» (καμπανάκι του
κλεισίματος των εργασιών) χθες Τρίτη, 10 Δεκεμβρίου 2024.
Το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO της TEN
Ltd. και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών & Μεταφορών.
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street- Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης και το «Capital Link Invest Forum»
οργάνωσαν την εκδήλωση «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στη Νέα Υόρκη, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς, με Ελληνοαμερικανικές εταιρείες να
χτυπούν το “Closing Bell”.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο - μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε τα εξής:
“Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί
πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα Ακτιο-Αμβρακία,
παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο των λεωφορείων
σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκης,
το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα
σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο
ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια.
- ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Σταθεροποιήσαμε
την οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «Greek American Issuer Day»
στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς
δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των Ελληνικών αγορών κατά
τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι
εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell – καμπανάκι του
κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο - μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε τα εξής:
«Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί
πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα Ακτιο-Αμβρακία,
παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο των λεωφορείων
σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκης,
το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα
σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο
ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια».
- – ΜΠΕ
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ΗΠΑ: Σημαντικό ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το Capital Link Invest Forum
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «Greek American Issuer Day»,
τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών,
των ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρείες που είναι εισηγμένες στο
χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας, η υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής και διευθύνων
σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
τόνισε ο υπουργός Υποδομών.
«Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί
πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα Άκτιο-Αμβρακία,
παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο των λεωφορείων
σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκης,
το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα
σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο
ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια»
δήλωσε ο Χρήστος Σταϊκούρας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ.
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Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος. 
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης ο Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε
την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στην τιμητική εκδήλωση για τους επιχειρηματικούς δεσμούς Ελλαδας-ΗΠΑ στο Χρηματιστήριο
της Νέας Υόρκης μετείχε ο Χρηστος Σταϊκούρας.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, είπε ο Χ. Σταϊκούρας
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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«Μάχη» αγοραστών και πωλητών στο Χρηματιστήριο Αθηνών – Στο επίκεντρο οι
τράπεζες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο Αθηνών
Γενικός Δείκτης
Συσσώρευση γύρω από τη «ζώνη» των 1.450 – 1.460 μονάδων παρατηρείται στο ελληνικό
χρηματιστήριο, με τους πωλητές να επικρατούν χωρίς εντάσεις για δεύτερη συνεχόμενη ημέρα.
Βελτιωμένη παραμένει, ωστόσο, η επενδυτική ψυχολογία καθώς η κατοχύρωση των
πρόσφατων κερδών δεν αποτελεί -προς το παρόν- σοβαρή «τροχοπέδη» για το year end rally
που λαμβάνει χώρα στις αγορές.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τετάρτης (11/12) ο Γενικός Δείκτης υποχωρεί κατά -0,09% και
διαπραγματεύεται στις 1.457,46 μονάδες. Το υψηλό ημέρας εντοπίζεται στις 1.457,58 μονάδες
και το χαμηλό ημέρας στις 1.454,69 μονάδες. Στο επίκεντρο οι τράπεζες, με τις μετοχές του
κλάδου να δέχονται και σήμερα τις ισχυρότερες πιέσεις, στον απόηχο του ξέφρενου ράλι που
έκαναν στις αρχές του τρέχοντος μήνα.
Παρά τη διόρθωση της Τρίτης, το μομέντουμ στην εγχώρια αγορά παραμένει θετικό και η
αύξηση της συναλλακτικής δραστηριότητας λειτουργεί ως καταλύτης επαναφοράς προς αυτή
την κατεύθυνση. Λιγότερο από -3% απέχει το Χ.Α. από τη φετινή κορυφή (και 13ετίας) των
1.502,79 μονάδων, με το year end rally να βρίσκεται ακόμη στο «τραπέζι». Παράλληλα, τα
επιτυχημένα roadshows σε Λονδίνο (Morgan Stanley) και Νέα Υόρκη (Capital Link) δίνει νέα
πνοή αισιοδοξίας στην Αθήνα.
Στάση αναμονής κρατούν οι επενδυτές στο εξωτερικό, περιμένοντας τα στοιχεία για τον
πληθωρισμό στις ΗΠΑ, τα οποία θα δώσουν κατεύθυνση στην Federal Reserve ως προς τη
νομισματική πολιτική που θα ακολουθήσει. Ακολουθεί την Πέμπτη η ΕΚΤ, με τη μείωση των
επιτοκίων κατά 0,25% να αποτελεί το πιθανότερο ενδεχόμενο. Η προσοχή παραμένει επίσης
στραμμένη στις πολιτικές αναταράξεις που πλήττουν τη Γαλλία, τη Συρία και τη Νότια Κορέα.
Χωρίς το δικαίωμα στο προσωρινό μέρισμα ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή διαπραγματεύεται
σήμερα η Prodea Investments, ενώ η καταβολή του είναι προγραμματισμένη για την επόμενη
Τετάρτη 18 Δεκεμβρίου. Παράλληλα, τα οικονομικά του αποτελέσματα για το γ’ τρίμηνο και το
9μηνο παρουσιάζει ο ΑΔΜΗΕ την ερχόμενη Δευτέρα 16 Δεκεμβρίου.
Διαβάστε περισσότερα στο newmoney.gr 
Ειδήσεις σήμερα:
Ο Τραμπ πρότεινε την πρώην παρουσιάστρια του FOX News Κίμπερλι Γκιλφόιλ για Πρέσβειρα
των ΗΠΑ στην Ελλάδα
Χωρίς σημαντικές βροχές οι επόμενες ημέρες - «Διαφωνία» μετεωρολόγων για τον καιρό των
Χριστουγέννων
Δρομολογούνται νομοθετικές παρεμβάσεις για την διευκόλυνση της μετάκλησης εργαζομένων
από τρίτες χώρες
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Capital Link Forum: Στα χρώματα της Ελλάδας «ντύθηκε» η Wall Street
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Newsroom
By Newsroom
Newsroom
By Newsroom
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
Η «ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΟΣ – ΑΜΕΡΙΚΗΣ : GREEK AMERICAN ISSUER DAY»
πραγματοποιήθηκε, όπως κάθε χρόνο εδώ και 20 χρόνια, τo πλαίσιο του 26th Annual Capital
Link Invest in Greece Forum Series titled “Greece – Speeding Ahead Post Investment
Upgrade” το οποίο είχε ολοκληρώσει τις εργασίες του την προηγούμενη μέρα με μεγάλη
επιτυχία και εξαιρετική συμμετοχή που ξεπέρασε τα 1000 άτομα. Το Συνέδριο διοργανώθηκε
σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX
Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς.
Η κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπροσωπεία
και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια σχέση μεταξύ του
Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε
ότι η δέσμευση του NYSE με την Ελληνοαμερικανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και
επιχειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και στις εισηγμένες εταιρείες του NYSE, παραμένει
ισχυρή.
Μετά από την υποδοχή της κυρίας Tara Dziedzic ακολούθησαν σύντομες ομιλίες του και του κ.
Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υποδομών & Μεταφορών  και του Δρ. Νίκου Τσάκου,
Founder, President & CEO, TEN Ltd.
Αναφέρθηκαν στην σημαντική πρόοδο που έχει επιτελέσει η Ελληνική οικονομία, στην
ελκυστικότητα της Ελλάδος σαν επιχειρηματικό και επενδυτικό προορισμό, στην διεθνοποίηση
του Ελληνικού επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη στενή συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και
Αμερικής.
Ο κ. Σταϊκούρας ανέφερε χαρακτηριστικά ότι το 2019, την πρώτη φορά που συμμετείχε στην
εκδήλωση αυτή χτυπώντας το Closing Bell, είχε εκφράσει την δέσμευση της κυβερνήσεως ότι
«Greece is on the way back” και σήμερα το 2024 μπορεί να πει ότι “Greece is back”.
Επανέλαβε το μήνυμα του Πρωθυπουργού στο  Συνέδριο της Capital Link την προηγουμένη
μέρα: «the best is still to come”.
O Δρ. Τσάκος, αναφέρθηκε στην 22+ έτη πορεία της ΤΕΝ στο χρηματιστήριο της Νέα Υόρκης,
και στον κομβικό ρόλο της ελληνικής ναυτιλίας στο παγκόσμιο εμπόριο και την παγκόσμια
εφοδιαστική αλυσίδα.
Παράλληλα και οι δυο ευχαρίστησαν το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για τη σημαντική αυτή
εκδήλωση.
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Χρήστος Σταϊκούρας-Αλεξάνδρα Σδούκου, χτύπησαν το «Closing Bell – καμπανάκι του
κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Νέο ελεγχόμενο προβάδισμα των πωλητών στο Χρηματιστήριο Αθηνών – Στο
επίκεντρο οι τράπεζες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κοντά στις 1.460 μονάδες ο Γενικός Δείκτης - Παραμένει θετικό το μομέντουμ στην εγχώρια
αγορά, με το year end rally να βρίσκεται ακόμη στο «τραπέζι» - Πνοή αισιοδοξίας από τα
roadshows σε Λονδίνο και Νέα Υόρκη
Συσσώρευση γύρω από τη «ζώνη» των 1.450 – 1.460 μονάδων παρατηρείται στο ελληνικό
χρηματιστήριο, με τους πωλητές να επικρατούν χωρίς εντάσεις για δεύτερη συνεχόμενη ημέρα.
Βελτιωμένη παραμένει, ωστόσο, η επενδυτική ψυχολογία καθώς η κατοχύρωση των
πρόσφατων κερδών δεν αποτελεί -προς το παρόν- σοβαρή «τροχοπέδη» για το year end rally
που λαμβάνει χώρα στις αγορές.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τετάρτης (11/12) ο Γενικός Δείκτης υποχωρεί κατά -0,09% και
διαπραγματεύεται στις 1.457,46 μονάδες. Το υψηλό ημέρας εντοπίζεται στις 1.457,58 μονάδες
και το χαμηλό ημέρας στις 1.454,69 μονάδες. Στο επίκεντρο διατηρούνται οι τράπεζες, με τις
μετοχές του κλάδου να δέχονται και σήμερα τις ισχυρότερες πιέσεις, στον απόηχο του
ξέφρενου ράλι που έκαναν στις αρχές του τρέχοντος μήνα.
Παρά τη διόρθωση της Τρίτης, το μομέντουμ στην εγχώρια αγορά παραμένει θετικό και η
αύξηση της συναλλακτικής δραστηριότητας λειτουργεί ως καταλύτης επαναφοράς προς αυτή
την κατεύθυνση. Λιγότερο από -3% απέχει το Χ.Α. από τη φετινή κορυφή (και 13ετίας) των
1.502,79 μονάδων, με το year end rally να βρίσκεται ακόμη στο «τραπέζι». Παράλληλα, τα
επιτυχημένα roadshows σε Λονδίνο (Morgan Stanley) και Νέα Υόρκη (Capital Link) δίνει νέα
πνοή αισιοδοξίας στην Αθήνα.
Στάση αναμονής κρατούν οι επενδυτές στο εξωτερικό, περιμένοντας τα στοιχεία για τον
πληθωρισμός στις ΗΠΑ, τα οποία θα δώσουν κατεύθυνση στην Federal Reserve ως προς τη
νομισματική πολιτική που θα ακολουθήσει. Ακολουθεί την Πέμπτη η ΕΚΤ, με τη μείωση των
επιτοκίων κατά 0,25% να αποτελεί το πιθανότερο ενδεχόμενο. Η προσοχή παραμένει επίσης
στραμμένη στις πολιτικές αναταράξεις που πλήττουν τη Γαλλία, τη Συρία και τη Νότια Κορέα.
Χωρίς το δικαίωμα στο προσωρινό μέρισμα ύψους 0,47 ευρώ ανά μετοχή διαπραγματεύεται
σήμερα η Prodea Investments, ενώ η καταβολή του είναι προγραμματισμένη για την επόμενη
Τετάρτη 18 Δεκεμβρίου. Παράλληλα, τα οικονομικά του αποτελέσματα για το γ’ τρίμηνο και το
9μηνο παρουσιάζει ο ΑΔΜΗΕ την ερχόμενη Δευτέρα 16 Δεκεμβρίου.
Η διόρθωση μετά το 6ήμερο ράλι και οι μετοχές που ξεχώρισαν
Την πρώτη της πτώση εντός του Δεκεμβρίου σημείωσε χθες το Χρηματιστήριο Αθηνών,
διορθώνοντας μετά από ένα 6ήμερο ράλι που του είχε αποφέρει κέρδη της τάξης του +5,13%.
Ο Γενικός Δείκτης έκλεισε στο χαμηλό ημέρας και έχασε το ορόσημο των 1.460 μονάδων. Σε
+12,81% ανέρχονται τα κέρδη του Χ.Α. μέσα στο 2024.
Στο επίκεντρο του χθεσινού profit taking βρέθηκαν οι τράπεζες, οι οποίες είχαν ηγηθεί της
εντυπωσιακής ανόδου στην έναρξη του Δεκεμβρίου. Ο κλαδικός δείκτης οπισθοχώρησε κάτω
από τις 1.300 μονάδες, χωρίς ωστόσο να χάνει την επαφή του με το εν λόγω κρίσιμο όριο.
Εντός του τρέχοντος μήνα οι τράπεζες ενισχύονται κατά +12,39%, δηλαδή λίγο λιγότερο
συγκριτικά με τον ΓΔ για ολόκληρο το έτος. Μέσα στο 2024 «σκαρφαλώνουν» κατά +21,67%.
Πάνω από τα 12 ευρώ επανήλθε η ΔΕΗ, για πρώτη φορά από τα μέσα του περασμένου
Νοεμβρίου. Το τελευταίο 4ήμερο η μετοχή καταγράφει μόνο θετικά πρόσημα και έχει ενισχυθεί
συνολικά κατά +4,77%. Από το φετινό ρεκόρ των 12,67 ευρώ (2 Φεβρουαρίου) απέχει πλέον
-4,66%. Η απόδοση εντός του 2024 «αγγίζει» το +8,24% και αποτιμάται στα 4,614 δισ. ευρώ.
Σημειώνεται ότι μετά τη λήξη της χθεσινής συνεδρίασης, η ΔΕΗ ανακοίνωσε ότι προχωρά στην
ακύρωση 12,73 εκατ. ιδίων μετοχών, με μείωση του μετοχικού κεφαλαίου κατά 31,57 εκατ.
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ευρώ. Οι εν λόγω μετοχές θα διαγραφούν από το Χ.Α. την Παρασκευή 13 Δεκεμβρίου.
Σε υψηλό 5μήνου «σκαρφάλωσε» η Jumbo, η οποία ξεχώρισε στη συνεδρίαση της Τρίτης.
Συγκεκριμένα, σημείωσε κέρδη +1,68% και βρέθηκε στα 26,58 ευρώ, με αυξημένο τζίρο στα
7,797 εκατ. ευρώ. Αγνοεί το αρνητικό πρόσημο εδώ και επτά ημέρες, έχοντας «ανέβει» κατά
+7,7% από τις 29 Νοεμβρίου, ενώ φέτος ενισχύεται κατά +5,81%. Στα 3,616 δισ. ευρώ η
κεφαλαιοποίηση. Αύξηση πωλήσεων +7% κατέγραψε ο όμιλος τον Νοέμβριο και στο 11μηνο,
με τη διοίκηση να διατηρεί την εκτίμησή της ότι ο στόχος που έχει τεθεί για αύξηση 4% το 2024
είναι επιτεύξιμος.
Με τα επίπεδα του 1 ευρώ «φλέρταρε» η Intralot, για πρώτη φορά μετά από ένα μήνα,
ολοκληρώνοντας σε θετικό έδαφος για τέταρτη διαδοχική ημέρα, με σωρευτικά κέρδη της τάξης
του +6,85%. Η απόδοσή της φέτος ανέρχεται στο -6,91% και η χρηματιστηριακή της αξία στα
593,825 εκατ. ευρώ. Στο ίδιο μήκος κύματος, η Intracom έκαμψε ενδοσυνεδριακά την
αντίσταση των 3 ευρώ, για πρώτη φορά από τις 7 Οκτωβρίου. Διολισθαίνει κατά -13,66% μέσα
στο 2024 και αποτιμάται στα 245,784 εκατ. ευρώ.
Την καλύτερη συνεδρίαση σε «βάθος» 11μήνου και συγκεκριμένα από τις 4 Ιανουαρίου
πραγματοποίησε η Austriacard Holdings. Με «άλμα» +4,26% βρέθηκε στα 5,63 ευρώ, που
αποτελούν το υψηλότερο κλείσιμο από τις 22 Οκτωβρίου. Με αυτό τον τρόπο άφησε πίσω της
το αρνητικό ρεκόρ των 5,3 ευρώ. Η φετινή απόδοση διαμορφώνεται σε -10,63% και η
κεφαλαιοποίηση ανέρχεται στα 204,672 εκατ. ευρώ.
Στάση αναμονής στις διεθνείς αγορές
Διορθώνουν αλλά δεν απομακρύνονται από τα ιστορικά υψηλά τους οι βασικοί δείκτες της Wall
Street. Οι προβολείς «πέφτουν» δικαιολογημένα στα στοιχεία για τον πληθωρισμό (CPI) στις
ΗΠΑ, που ανακοινώνονται σήμερα, καθώς θα κρίνουν εν πολλοίς τη νομισματική πολιτική που
θα ακολουθήσει η Federal Reserve. Υπενθυμίζεται ότι η κεντρική τράπεζα συνεδριάζει το
διήμερο 17-18 Δεκεμβρίου. Με θετικά πρόσημα αναμένεται να ξεκινήσει η σημερινή σύνοδος
στη Wall Street, όπως δείχνουν τα προθεσμιακά συμβόλαια (futures).
Ελεγχόμενη πτώση καταγράφουν σήμερα οι ευρωαγορές, με τον Stoxx 600 να υποχωρεί κατά
-0,2%. Απώλειες -0,1% με -0,4% σημειώνουν οι κυριότεροι δείκτες της Γηραιάς Ηπείρου.
Σημειώνεται ότι ο Stoxx 600 έβαλε χθες «φρένο» στο 8ήμερο ανοδικό σερί του. Οι επενδυτές
περιμένουν τις αυριανές ανακοινώσεις της ΕΚΤ για τα επιτόκια, με μία νέα μείωση κατά 25
μονάδες βάση να αποτελεί το βασικό σενάριο.
Με μικρές μεταβολές και μεικτά πρόσημα έλαβε χώρα η συνεδρίαση της Τετάρτης στα ασιατικά
χρηματιστήρια. Ανοδικές ήταν οι τάσεις σε Κίνα, Ιαπωνία και Νότια Κορέα, με τον Kospi στη
Σεούλ να ενισχύεται κατά +1%. Από την άλλη πλευρά, πτωτικά κινήθηκαν οι βασικοί δείκτες σε
Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
Διαβάστε ακόμη
Υπερταμείο: Συγχωνεύσεις, μετακινήσεις στρατηγικοί επενδυτές και… ΧΑ στο «μενού» του
νέου πλάνου
Economist: Στο top 5 των κορυφαίων οικονομιών η Ελλάδα και το 2024 (πίνακας)
Χειμερινά εξοχικά: Μειωμένες έως και 68% οι τιμές από το peak του 2008 (πίνακας)
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Ασκήσεις ισορροπίας στο Χρηματιστήριο Αθηνών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με την αγορά να συσσωρεύει δυνάμεις γύρω από τα τρέχοντα επίπεδα τιμών, λόγω απουσίας
καταλυτών, όπως λένε οι αναλυτές, το χρηματιστήριο της Αθήνας έκλεισε χθες με οριακή
μεταβολή (-0,08%). Η αξία των συναλλαγών κυμάνθηκε στα 142 εκατ. ευρώ, εκ των οποίων τα
53,67 εκατ. ευρώ αφορούσαν τη μετοχή της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, στην οποία έλαβαν χώρα πακέτα
συνολικής αξίας  49,92 εκατ. ευρώ, καθώς διενεργήθηκε placement για το 2,53% των μετοχών
της, με την Παντελάκης Χρηματιστηριακή να συστήνει «αύξηση θέσεων» για τη μετοχή με
τιμή-στόχο τα 27 ευρώ. Η αγορά έχει στραμμένο το βλέμμα τόσο στη σημερινή συνεδρίαση της
ΕΚΤ, όπου αναμένεται να μειώσει τα επιτόκια κατά 0,25%, όσο και στις ανακοινώσεις για τη
μείωση των τραπεζικών προμηθειών την ερχόμενη Κυριακή.
Παράλληλα, αύριο, το ελληνικό Δημόσιο προχωρά στην πρόωρη αποπληρωμή των δανείων
ύψους 7,935 δισ. ευρώ του πρώτου μνημονίου (GLF) που λήγουν τα έτη 2026, 2027 και 2028,
ενώ θα χρησιμοποιήσει για τη συναλλαγή αυτή και το ένα τρίτο των 15.697,3 εκατ. ευρώ που
αποτελούν τον «σκληρό πυρήνα» του ταμειακού «μαξιλαριού» μετά το «πράσινο φως» που
έλαβε η χώρα από τον ΕSM να τα διαθέσει για τον σκοπό αυτόν σε τρεις ισόποσες δόσεις (η
πρώτη αύριο και οι επόμενες το 2025 και το 2026).
Η Ελλάδα, όπως ανέφερε σε διεθνείς επενδυτές στο επενδυτικό συνέδριο της Capital Link στη
Νέα Υόρκη ο γενικός διευθυντής του ΟΔΔΗΧ, Δημήτρης Τσάκωνας, αποφάσισε να
προπληρώσει τις αποσβέσεις GLF, σε αναλογική βάση, από το 2033 έως το 2042,
μεταφέροντας ταυτόχρονα ένα ισχυρό μήνυμα στους θεσμούς, στους οίκους αξιολόγησης και
κυρίως στην επενδυτική κοινότητα, παρέχοντάς τους επιπλέον διαβεβαίωση ότι η Ελλάδα είναι
προνοητική και θα εκπληρώσει τις δανειακές της υποχρεώσεις όχι μόνο βραχυπρόθεσμα και
μεσοπρόθεσμα αλλά και μακροπρόθεσμα, υπό οποιεσδήποτε συνθήκες.
Παράλληλα, όπως ανέφερε ο ίδιος, μια πρόσθετη πρόωρη αποπληρωμή του GLF το 2025
παρέχει στον ΟΔΔΗΧ χώρο για χρηματοδοτική δραστηριότητα, αντικαθιστώντας το «μη
εμπορεύσιμο χρέος» του Επίσημου Τομέα με νέα ΟΕΔ, είτε με την εισαγωγή νέων εκδόσεων
με νέες διάρκειες είτε με την αύξηση της ρευστότητας σε προηγούμενες εκδόσεις σε όλο το
φάσμα ληκτότητας της ελληνικής καμπύλης αποδόσεων, μέσω Κοινοπρακτικών Εκδόσεων
Ομολόγων ή μέσω δημοπρασιών, ύστερα από επικείμενο προαναγγελθέν τακτικό πρόγραμμα
δημοπρασιών.
Δεδομένης της υπεραπόδοσης του ελληνικού κρατικού προϋπολογισμού, του στόχου
πρωτογενούς πλεονάσματος για το 2025, της ευνοϊκής δομής του χρέους, των πολύ χαμηλών
χρεολυσίων και ετήσιων πληρωμών τόκων, της μηδενικής έκθεσης σε συναλλαγματικό και
επιτοκιακό κίνδυνο κ.λπ., το πιο δύσκολο μέρος της δουλειάς του ΟΔΔΗΧ, για το επόμενο έτος
αλλά και για τα επόμενα χρόνια, είναι να βρει χώρο για εκδοτική δραστηριότητα, καθώς τα
ταμειακά αποθέματα  της Ελλάδας κινούνται κοντά στο 20% του ΑΕΠ.
Ωστόσο, η Ελλάδα, ανέφερε, πρέπει να διατηρήσει μια ρευστή καμπύλη αποδόσεων επιτοκίων
μηδενικού κινδύνου, επομένως ο ΟΔΔΗΧ πρέπει να έχει συνεχή πρόσβαση στις
κεφαλαιαγορές και διάλογο με τους επενδυτές. Το επόμενο έτος η στρατηγική χρηματοδότησης
θα είναι παρόμοια με ό,τι έγινε μέχρι στιγμής, πιθανότατα λίγο λιγότερο, διότι οι ακαθάριστες
χρηματοδοτικές ανάγκες είναι πολύ περιορισμένες. Σύμφωνα με εκτιμήσεις, η Ελλάδα θα βγει
στις αγορές το 2025 με στόχο την άντληση 8 δισ. ευρώ, ενώ άλλα 2-3 δισ. ευρώ θα αφορούν
δανεισμό από οργανισμούς.
Facebook
Twitter
LinkedIn
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Φορολογικές μεταρρυθμίσεις και κίνητρα για επενδύσεις στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι φορολογικές μεταρρυθμίσεις και οι στρατηγικές διαχείρισης του δημόσιου χρέους, με στόχο
την ενίσχυση της ελκυστικότητας της ελληνικής οικονομίας για την προσέλκυση επενδύσεων,
δημιουργώντας ταυτόχρονα φιλικότερο επιχειρηματικό περιβάλλον μέσω εκσυγχρονισμού,
αποτέλεσαν μεγάλο μέρος των συζητήσεων στο συνέδριο του Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Ο διοικητής της ΑΑΔΕ Γιώργος Πιτσιλής ανέφερε ότι «η επόμενη γενιά της Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ) είναι μια σύγχρονη, ευέλικτη φορολογική διοίκηση, σχεδιασμένη να
προσαρμόζεται γρήγορα στο ταχέως εξελισσόμενο παγκόσμιο περιβάλλον. Η φιλοσοφία μας
εστιάζει στον συνεχή μετασχηματισμό και τη διαρκή εξέλιξη, με αξιοποίηση όλων των
δυνάμεών μας για την εκπλήρωση του οράματός μας. Δημιουργούμε ένα ολοκληρωμένο,
διασυνδεδεμένο ψηφιακό περιβάλλον που απλοποιεί και αυτοματοποιεί διαδικασίες,
διευκολύνει τις συναλλαγές με τη δημόσια διοίκηση και στηρίζει την επιχειρηματικότητα, ενώ
ταυτόχρονα βελτιώνει συνεχώς τις υπηρεσίες προς τους φορολογούμενους». Με αυτόν τον
τρόπο, όπως είπε, «θέτουμε τα θεμέλια για ένα πιο διαφανές και δίκαιο φορολογικό σύστημα,
υπηρετώντας πιστά το δημόσιο συμφέρον και το κοινωνικό σύνολο».
Ο γενικός διευθυντής του Οργανισμού Διαχείρισης Δημοσίου Χρέους (ΟΔΔΗΧ) Δημήτρης
Τσάκωνας υπογράμμισε, μεταξύ άλλων, ότι η Ελλάδα, δεδομένης της επίτευξης επενδυτικής
βαθμίδας του προηγούμενου έτους, προχώρησε σε δύο πολύ επιτυχημένες νέες εκδόσεις
ομολόγων με διάρκεια 10 και 30 ετών. Μέσω αυτών των δύο κοινοπρακτικών εκδόσεων
ομολόγων η Ελλάδα άντλησε 4 δισ. ευρώ και 3 δισ. ευρώ αντίστοιχα, ποσό – ρεκόρ όσον
αφορά τα εκδοθέντα ποσά, και ταυτόχρονα διηύρυνε τη βάση των επενδυτών πραγματικού
χρήματος κατά 30%, έχοντας επιτύχει νέα ρεκόρ όσον αφορά το μέγεθος των βιβλίων εντολών,
την ποιότητα των επενδυτών και τη μείωση των περιθωρίων δανεισμού.
Αποπληρωμή
Επιπλέον, όπως είπε, το δημοσιονομικό αποτέλεσμα ήταν εντυπωσιακό, καθώς επιτεύχθηκε
όχι μόνο ο αρχικός αλλά και ο αναθεωρημένος προς τα πάνω νέος στόχος για πρωτογενές
πλεόνασμα, τόσο σε δεδουλευμένη βάση όσο και σε ταμειακούς όρους, δίνοντας τη
δυνατότητα περαιτέρω μείωσης του καθαρού δημόσιου χρέους, για δεύτερη συνεχόμενη
χρονιά, αφού το ίδιο συνέβη και το 2023.
Στο πλαίσιο αυτό, αύριο, 13 Δεκεμβρίου, θα πραγματοποιηθεί πρόωρη αποπληρωμή των
δανείων του πρώτου Μνημονίου 7,935 δισ. ευρώ. Παράλληλα, μια πρόσθετη πρόωρη
αποπληρωμή του GLF το 2025 παρέχει στον ΟΔΔΗΧ χώρο για χρηματοδοτική δραστηριότητα.
Facebook
Twitter
LinkedIn
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ΗΠΑ: σημαντικό ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το Capital Link Invest Forum
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «Greek American Issuer Day»,
τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών,
των ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρείες που είναι εισηγμένες στο
χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας, η υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής και διευθύνων
σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος. 
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
τόνισε ο υπουργός Υποδομών.  
«Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί
πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα Άκτιο-Αμβρακία,
παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο των λεωφορείων
σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκης,
το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα
σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο
ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια»
δήλωσε ο Χρήστος Σταϊκούρας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ.
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Αktor (Eξάρχου): Επενδύσεις 2 δισ. ευρώ από AKTOR σε Real Estate και ΑΠΕ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26 ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα. Επεσήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα
πιο παραγωγικό και εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα
ξεκινήσει εκ νέου η εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση
που αυτή η αλλαγή δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την
περίοδο 2030 – 2031.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Φθηνό το Real Estate στην Ελλάδα θα αυξηθούν και άλλο οι τιμές εμπορικών ακινήτων
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
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6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από Industry Editor
Ιδιαίτερη μνεία στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για
τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής έκανε η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη
Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του
Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ μιλώντας στο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη. Συγκεκριμένα, στο
πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε
έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
Σύμφωνα με την κα. Λαζαρίδου, το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους
€10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις,
προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το
μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης –
αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας αλλά και έργα διαχείρισης
ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια
περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
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Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών
του Συνεδρίου δήλωσε τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο
τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον
οδικό άξονα Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε
σημαντικά το στόλο των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα
παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας.
Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο
τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για
όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια»
Πηγή: ΑΠΕ
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Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.

https://www.skaipatras.gr/2024/12/11/staikoyras-kataferame-na-statheropoiisoyme-tin-elliniki-oikonomia/


https://banksnews.gr/

 Publication date: 11/12/2024 10:31

 Similar Stats ranking (Greece): 78741

 link

Capital Link Forum: Στα χρώματα της Ελλάδας «ντύθηκε» η Wall Street – Σταϊκούρας και
Τσάκος χτύπησαν το καμπανάκι του κλεισίματος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε για ακόμα μια φορά στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
, στo πλαίσιο της ειδικής εκδήλωσης του
26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
με τίτλο «Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade» που πραγματοποιήθηκε τη
Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου. Όπως κάθε χρόνο, το NYSE -New York Stock Exchange, σε
συνεργασία με την Capital Link, διοργάνωσαν για 20o συναπτό έτος, την ειδική εκδήλωση με
τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των
ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι
ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρείες που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell»
(καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών) χθες Τρίτη, 10 Δεκεμβρίου 2024.
Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, Δρ. Νίκος Τσάκος, Χρήστος Σταϊκούρας
Αξίζει να σημειωθεί ότι, με την πολύτιμη συμβολή του προέδρου της Capital Link,
κ. Νίκου Μπορνόζη
, και της διευθύνουσας συμβούλου,
κας Όλγας Μπορνόζη
, η ειδική αυτή εκδήλωση διοργανώνεται εδώ και 20 χρόνια και η Ελλάδα είναι η μοναδική
χώρα που τιμάται επί τόσα έτη στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης.
Αυτή τη φορά, το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο
Δρ. Νίκος Τσάκοςκ. Χρήστος Σταϊκούραςκα Tara Dziedzic
, Head of US Listings – NYSE, τον
κ. Παναγιώτη Τσάκο
-Tsakos Energy Navigation, τους εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης,
κα Αικατερίνη Νασίκα
– Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ,
κα Αλεξάνδρα Σδούκου
, υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, καθώς και εκπροσώπους των ακόλουθων
εισηγμένων στο NYSE εταιρειών:
κ. Panayiotis Peter Contis,
Vice President Ameresco Inc.,
κα. Anamaria Xenohristos
, Founder of CAVA Group, Inc.,
κ. Ted Xenohristosκ. Peter Hadjipateras
, Chief Information, Security And Sustainability Officer- Dorian LPG,
κ. Ted Petrone
, Vice Chairman of NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P. ), καθώς επίσης, την κα. Όλγα
Μπορνόζη, διευθύνουσα σύμβουλο της Capital Link, και τον κ. Νίκο Μπορνόζη, πρόεδρος της
Capital Link.
Διαβάστε περισσότερα και δείτε φωτογραφίες στο
--.gr 
Ειδήσεις σήμερα:

https://banksnews.gr/capital-link-forum-%cf%83%cf%84%ce%b1-%cf%87%cf%81%cf%8e%ce%bc%ce%b1%cf%84%ce%b1-%cf%84%ce%b7%cf%82-%ce%b5%ce%bb%ce%bb%ce%ac%ce%b4%ce%b1%cf%82-%ce%bd%cf%84%cf%8d%ce%b8%ce%b7%ce%ba%ce%b5/


https://banksnews.gr/

 Publication date: 11/12/2024 10:31

 Similar Stats ranking (Greece): 78741

 link

Ο Τραμπ πρότεινε την πρώην παρουσιάστρια του FOX News Κίμπερλι Γκιλφόιλ για Πρέσβειρα
των ΗΠΑ στην Ελλάδα
Χωρίς σημαντικές βροχές οι επόμενες ημέρες – «Διαφωνία» μετεωρολόγων για τον καιρό των
Χριστουγέννων
Δρομολογούνται νομοθετικές παρεμβάσεις για την διευκόλυνση της μετάκλησης εργαζομένων
από τρίτες χώρες
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Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY».
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από Μ ΜΠ
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο Χρηστος Σταϊκούρας υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης για τους
επιχειρηματικούς δεσμούς Ελλαδας-ΗΠΑ στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
«Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο»
«Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία», είπε ο Χ. Σταϊκούρας
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Σδούκου: 200.000 θέσεις εργασίας στη χώρα μας τις επόμενες δεκαετίες μέσω της
ενεργειακής μετάβασης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
,
Το στίγμα της ενεργειακής πολιτικής της χώρας μας έδωσε με ομιλία της σήμερα η
υφυπουργός ΠΕΝ, Αλεξάνδρα Σδούκου, κατά τη διάρκεια του Συνεδρίου 26th Annual Capital
Link Invest in Greece στη Νέα Υόρκη.
Όπως τόνισε, οι επενδύσεις που θα γίνουν τα επόμενα 25 χρόνια στην Ελλάδα προς επίτευξη
του net zero, θα συμβάλουν κατά 2,5% στο ΑΕΠ και θα δημιουργήσουν και διατηρήσουν
200.000 θέσεις εργασίας.
Η ίδια στάθηκε επίσης στο θέμα του υψηλού κόστους λέγοντας ότι φέτος οι τιμές φυσικού
αερίου στην ΕΕ ήταν σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ του ηλεκτρισμού
για τη βιομηχανία 2,5 φορές υψηλότερες.
Ακολουθεί αναλυτικά η ομιλία της κας Σδούκου:
H Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κα. Αλεξάνδρα Σδούκου, στην ομιλία της τόνισε
τα εξής:
«Θέλω να ευχαριστήσω τον κ. και την κα. Μπορνόζη για την πρόσκληση σε αυτό το εξαιρετικό
φόρουμ που λειτουργεί ως σημαντική γέφυρα μεταξύ της Ελλάδας και της διεθνούς
επενδυτικής κοινότητας. Και, αν μου επιτρέπετε, εν μέσω μίας μοναδικής χρονικής συγκυρίας,
καθώς βρισκόμαστε σε μια εποχή διεθνών συγκρούσεων, αβεβαιότητας και περιφερειακών
εντάσεων που απειλούν να εξελιχθούν σε παγκόσμια κρίση. Μια εποχή όπου η ασφάλεια είναι
ζητούμενο και η παγκόσμια ηγεσία χρειάζεται ενίσχυση. Ασφάλεια και ηγεσία. Τα δύο βασικά
στοιχεία που χρειαζόμαστε για να πορευτούμε σε αυτές τις δύσκολες εποχές. Μέσα σε όλο
αυτό, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντικά πράγματα στον τομέα της ενέργειας που πριν λίγα
χρόνια έμοιαζαν σχεδόν αδύνατα. Αυτές οι επιτυχίες δεν συνέβησαν από τη μια μέρα στην
άλλη. Απαιτήθηκε ισχυρή δέσμευση από την κυβέρνησή μας και σημαντικές επενδύσεις στον
ενεργειακό τομέα. Εκτιμούμε ότι οι επενδύσεις σε μεγάλα έργα στην ελληνική αγορά έφτασαν
τα ~18 δισεκατομμύρια ευρώ την τελευταία δεκαετία… χωρίς να περιλαμβάνονται οι
επενδύσεις σε μικρότερα και μεσαία έργα. Η Ελλάδα έχει σημειώσει σημαντική πρόοδο στον
ενεργειακό τομέα και προσπαθεί να θέσει ένα παράδειγμα σε ένα ευρωπαϊκό και παγκόσμιο
περιβάλλον γεμάτο προκλήσεις.
1. Πρώτον, αντιμετωπίζουμε γεωπολιτικές εντάσεις. Συγκρούσεις όπως ο πόλεμος στην
Ουκρανία και οι εντάσεις στη Μέση Ανατολή—περιοχές ζωτικής σημασίας για την παγκόσμια
ενεργειακή προσφορά—έχουν αυξήσει τα κόστη, έχουν διαταράξει τις εφοδιαστικές αλυσίδες
και εγείρουν ανησυχίες για τη σταθερότητα. Η πραγματικότητα είναι ότι οι παγκόσμιες αγορές
φυσικού αερίου περιορίζονται, αυξάνοντας τα κόστη για την Ευρώπη. Με τον χειμώνα να
αναμένεται πιο ψυχρός από τον προηγούμενο, η Ευρώπη έχει αυξήσει τις εισαγωγές
υγροποιημένου φυσικού αερίου (LNG), ειδικά από τις Ηνωμένες Πολιτείες, αλλά παραμένει
εξαρτημένη. Επιπλέον, αβεβαιότητα υπάρχει για το πόσο φυσικό αέριο θα έρθει μέσω των
ρωσικών αγωγών μετά την 1η Ιανουαρίου.
2. Δεύτερον, οι ενεργειακές τιμές παραμένουν σοβαρή πρόκληση.
Παρά την ηγετική θέση της Ευρώπης στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, εξακολουθούμε να
αντιμετωπίζουμε υψηλές τιμές και αστάθεια. Το 2024, οι τιμές φυσικού αερίου στην ΕΕ ήταν
σχεδόν 5 φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ οι τιμές ηλεκτρικής ενέργειας για τη
βιομηχανία ήταν περίπου 2,5 φορές υψηλότερες. Αυτή η διαφορά οφείλεται κυρίως στην
εξάρτηση της Ευρώπης από εισαγόμενα ορυκτά καύσιμα, σε αντίθεση με τις ΗΠΑ που εξάγουν
ενέργεια. Υπήρξαν επίσης μεγάλες αποκλίσεις τιμών εντός της Ευρώπης. Για παράδειγμα, στις
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11 Ιουλίου 2024, η ωριαία τιμή ηλεκτρικής ενέργειας στην Ουγγαρία έφτασε τα €940/MWh, ενώ
στην γειτονική Αυστρία ήταν μόλις €61/MWh—μια διαφορά δεκαπενταπλάσια. Αυτό είναι ένα
ζήτημα που ο Έλληνας Πρωθυπουργός πιέζει έντονα την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να επιλύσει.
3. Τρίτον, η ανάπτυξη ενεργειακών υποδομών είναι αργή. Έργα ανανεώσιμων πηγών
ενέργειας και αναβαθμίσεις δικτύου συχνά χρειάζονται χρόνια για να ολοκληρωθούν. Επίσης, η
έλλειψη επαρκών διασυνδέσεων στην Ευρώπη παραμένει σοβαρή πρόκληση, συμβάλλοντας
σε υψηλότερες τιμές ενέργειας και μειωμένη αποδοτικότητα της αγοράς. Τελικά, οι
καταναλωτές ρωτούν: «Πότε θα ωφεληθούμε από φθηνότερη ενέργεια από ΑΠΕ;»
4. Τέταρτον, η Ευρώπη υστερεί σε ανταγωνιστικότητα στην παραγωγή καθαρής τεχνολογίας.
Παρόλο που η Ευρώπη υστερεί στην έρευνα και την καινοτομία και δυσκολεύεται να
αξιοποιήσει την όποια πρόοδο σημειώνεται σε μεγάλη κλίμακα. Αντίθετα, η Κίνα κινείται
γρήγορα, διατηρώντας χαμηλά κόστη παραγωγής, ελέγχοντας τις εφοδιαστικές αλυσίδες,
παρέχοντας σημαντικές κρατικές επιδοτήσεις και επιταχύνοντας τις διαδικασίες έγκρισης. Αυτοί
οι παράγοντες δημιουργούν ένα ισχυρό περιβάλλον για επενδύσεις και ανάπτυξη, κάτι στο
οποίο η Ευρώπη πρέπει να επικεντρωθεί περισσότερο. Παρά τις προκλήσεις αυτές, η Ελλάδα
έχει παραμείνει επικεντρωμένη και έχει πετύχει αξιοσημείωτες προόδους στον ενεργειακό
τομέα τα τελευταία πέντε χρόνια.
1. Πρώτον, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντική μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου
(GHG), ξεπερνώντας τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ). Οι εκπομπές της Ελλάδας
όμως, αντιπροσωπεύουν περίπου το 0,15% των παγκόσμιων εκπομπών. Ακόμα κι αν τις
μηδενίζαμε αύριο, θα ήταν μόνο “μία σταγόνα στον ωκεανό”.
Μεταξύ 2005 και 2022, η Ελλάδα μείωσε τις καθαρές εκπομπές της κατά 43%, ξεπερνώντας τη
μείωση 24% της ΕΕ κατά την ίδια περίοδο. Αυτή η πρόοδος οφείλεται κυρίως στη μείωση κατά
62% των εκπομπών CO2 από την ηλεκτροπαραγωγή. Αυτή η μείωση επιτεύχθηκε με την
κατάργηση των λιγνιτικών μονάδων—οι εκπομπές από λιγνίτη μειώθηκαν κατά 83%. Το 2024,
ο λιγνίτης αντιστοιχούσε μόνο στο 6% της ηλεκτροπαραγωγής μας και μέχρι το 2028,
δεσμευόμαστε για πλήρη κατάργηση του.
2. Παράλληλα, έχουμε διπλασιάσει την εγκατεστημένη δυναμικότητα ΑΠΕ από το 2018.
Σήμερα, πάνω από το 50% της ηλεκτρικής ενέργειας προέρχεται από ΑΠΕ, όπως
φωτοβολταϊκά και αιολικά, ενώ το ποσοστό είναι ακόμη υψηλότερο αν συμπεριληφθούν τα
υδροηλεκτρικά. Η Ελλάδα αναγνωρίζεται πλέον ως παγκόσμιος ηγέτης στην ενσωμάτωση
ηλιακής και αιολικής ενέργειας στο δίκτυο.
Στόχοι:
• Μέχρι το τέλος της δεκαετίας, στοχεύουμε το 75% της ηλεκτρικής μας ενέργειας να
προέρχεται από ΑΠΕ.
• Μέχρι το 2035, το ποσοστό αυτό θα ανέλθει σχεδόν στο 96%.
Για να πετύχουμε αυτούς τους στόχους, προωθούμε νέες μορφές ενέργειας. Η υπεράκτια
αιολική ενέργεια είναι μία από τις βασικές μας προτεραιότητες, με προγραμματισμένη
δυναμικότητα 1,9 GW έως το 2032. Επεκτείνουμε την παραγωγή βιομεθανίου σε 2 TWh έως το
2030 και 3,5 TWh έως το 2040. Παράλληλα, προχωρούμε σταθερά στην παραγωγή πράσινου
υδρογόνου, με στόχο 1 TWh έως το 2030 και αύξηση σε 20 TWh έως το 2050. Η αποθήκευση
ενέργειας είναι επίσης κρίσιμο μέρος της στρατηγικής μας. Μέχρι το 2030, σχεδιάζουμε την
εγκατάσταση 6,2 GW δυναμικότητας αποθήκευσης ενέργειας. Αυτό θα διασφαλίσει την
αξιοπιστία και την ευελιξία του ενεργειακού μας συστήματος. Ήδη, υπάρχει επενδυτικό
ενδιαφέρον τριπλάσιο από αυτό που χρειαζόμαστε. Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές.
Μέσω ενός φιλόδοξου προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη
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Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. Μέχρι το 2035,
η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 TWh. Πέρα
από τα έργα ΑΠΕ και τις διασυνδέσεις, εδραιώνουμε μια ισχυρή αλυσίδα αξίας για την
αποθήκευση και αξιοποίηση άνθρακα, δείχνοντας τη δέσμευσή μας για μείωση των εκπομπών
στις βιομηχανίες που είναι δύσκολο να αποδεσμευθούν από τον άνθρακα. Η πρώτη
εγκατάσταση αποθήκευσης άνθρακα βρίσκεται υπό κατασκευή και αναμένεται να λειτουργήσει
το 2027. Η ρεαλιστική μας προσέγγιση περιλαμβάνει επίσης το φυσικό αέριο, το καθαρότερο
ορυκτό καύσιμο, ως μέρος του ενεργειακού μας μίγματος για τις επόμενες δεκαετίες. Ένα
σημαντικό ορόσημο είναι η ολοκλήρωση του FSRU Αλεξανδρούπολης—μια επένδυση ~€360
εκατ.—με δυναμικότητα επαναεριοποίησης 5,5 bcm/έτος, που μειώνει την εξάρτηση από το
ρωσικό φυσικό αέριο και ενισχύει την ενεργειακή ασφάλεια στη Νοτιοανατολική Ευρώπη. Ένα
άλλο σημαντικό έργο είναι ο Κάθετος Διάδρομος, όπου συνεργαζόμαστε με έξι
χώρες—Βουλγαρία, Ρουμανία, Ουγγαρία, Σλοβακία, Μολδαβία και Ουκρανία—για να
δημιουργήσουμε εναλλακτικές διαδρομές προμήθειας φυσικού αερίου.
Οι τερματικοί σταθμοί LNG Ρεβυθούσας και Αλεξανδρούπολης είναι βασικά μέρη αυτού του
συστήματος, με συνολική δυναμικότητα αποθήκευσης 378.500 κυβικών μέτρων και
δυναμικότητα επαναεριοποίησης 12,5 bcm/έτος. Τέλος, το αναθεωρημένο Εθνικό Σχέδιο για
την Ενέργεια και το Κλίμα της Ελλάδας παρέχει έναν σαφή οδικό χάρτη, με επενδύσεις που
ξεπερνούν τα €436 δισ. έως το 2050. Αυτό δημιουργεί σημαντικές ευκαιρίες για ιδιωτικά
κεφάλαια σε τομείς όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η αποθήκευση ενέργειας, οι διεθνείς
και εγχώριες διασυνδέσεις, τα έξυπνα δίκτυα και η ηλεκτροκίνηση. Μέχρι το 2030,
προγραμματίζουμε επενδύσεις ύψους €95,9 δισ. Στην έκδοση του 2019, αυτό το ποσό ήταν
€44 δισ. Έτσι, μέσα σε 5 χρόνια, υπερδιπλασιάσαμε τους πράσινους επενδυτικούς στόχους
μας για τη δεκαετία. Παράλληλα, αξιοποιούμε μια σειρά από δημόσια χρηματοδοτικά εργαλεία
για να ενθαρρύνουμε και να μειώσουμε τους κινδύνους για τις ιδιωτικές επενδύσεις. Κάνοντας,
έτσι, την Ελλάδα έναν από τους πιο ελκυστικούς προορισμούς για πράσινες επενδύσεις στον
κόσμο! Και αυτές είναι επενδύσεις που θα μεταμορφώσουν τη χώρα μας
Οι επενδύσεις ύψους €436 δισ. που απαιτούνται τα επόμενα 25 χρόνια για να επιτύχουμε τον
στόχο του μηδενικού αποτυπώματος άνθρακα έως το 2050 έχουν απόλυτα θετική επίδραση
στην οικονομία μας. Σύμφωνα με μελέτη της McKinsey για τον κοινωνικοοικονομικό αντίκτυπο
της πορείας μας προς τον στόχο μηδενικού άνθρακα έως το 2050, αυτές οι επενδύσεις θα
συμβάλουν κατά 2,5% στο ΑΕΠ μας και θα δημιουργήσουν και διατηρήσουν 200.000 θέσεις
εργασίας για τα επόμενα 25 χρόνια. Κλείνοντας, θέλω να επιστρέψω στο σημείο που ανέφερα
στην αρχή. Είμαστε μια μικρή χώρα σε έναν μεγάλο κόσμο που απεγνωσμένα χρειάζεται
ασφάλεια και ηγεσία. Είμαστε μικροί, αλλά ανταποκρινόμαστε στις περιστάσεις. Κάνουμε το
καθήκον μας! Ηγούμαστε με το παράδειγμά μας, δείχνοντας πώς η κλιματική δράση μπορεί να
συνδυαστεί με την οικονομική ανάπτυξη. Ενισχύουμε την περιφερειακή ενεργειακή ασφάλεια
μέσα από τα λόγια μας, τις πράξεις μας, τις συνεργασίες μας και τα έργα μας. Και θα
παραμείνουμε αφοσιωμένοι στους στόχους μας, αλλά και στους συμμάχους και φίλους που
μοιράζονται τις ίδιες αξίες μαζί μας, μέχρι τέλους!
, ,
,
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Στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης ο Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε
την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
PellaNews Team
Στην τιμητική εκδήλωση για τους επιχειρηματικούς δεσμούς Ελλαδας-ΗΠΑ στο Χρηματιστήριο
της Νέας Υόρκης μετείχε ο Χρηστος Σταϊκούρας.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, είπε ο Χ. Σταϊκούρας
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
ΑΠΕ-ΜΠΕ
iefimerida.gr
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Χρήστος Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, σε συνεργασία με το Capital Link
Invest Forum, διοργάνωσε την εκδήλωση «GREEK AMERICAN ISSUER DAY», τιμώντας την
Ελλάδα και τις ισχυρές επιχειρηματικές σχέσεις μεταξύ των Αμερικανικών,
Ελληνοαμερικανικών και Ελληνικών αγορών.
Στο πλαίσιο της εκδήλωσης, οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρείες που
είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το καμπανάκι του «Closing
Bell» του NYSE, κλείνοντας τις εργασίες της ημέρας.
Η εκδήλωση παρουσίασε την παρουσία σημαντικών προσωπικοτήτων, όπως ο υπουργός
Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας, η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα
Σδούκου, και ο ιδρυτής & Διευθύνων Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy
Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Η Ελλάδα επέστρεψε στην παγκόσμια οικονομική σκηνή», δήλωσε ο υπουργός Σταϊκούρας,
θυμίζοντας την υπόσχεση του 2019 και τα σημαντικά βήματα που έγιναν από την ελληνική
κυβέρνηση για τη σταθεροποίηση της οικονομίας και τη μείωση του χρέους και της ανεργίας.
Μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά την ολοκλήρωση της εκδήλωσης, ο κ. Σταϊκούρας ανέφερε:
«Παρουσιάζουμε σήμερα τα αποτελέσματα των δράσεών μας, όπως είχαμε δεσμευτεί στο
προηγούμενο συνέδριο. Καταφέραμε να παραδώσουμε σημαντικά έργα, όπως τον οδικό άξονα
Άκτιο-Αμβρακία και το μετρό Θεσσαλονίκης, και συνεχίζουμε με σχέδιο και σκληρή δουλειά για
την αναβάθμιση των μεταφορών και την καλύτερη εξυπηρέτηση των πολιτών».
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«ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΟΣ – ΑΜΕΡΙΚΗΣ» ΣΤΟ ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΥΟΡΚΗΣ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με την
Capital Link διοργάνωσαν ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς
δεσμούς μεταξύ της Αμερικής, της Ελλάδος και της Ελληνο-αμρικανικής κοινότητας.
Στο τέλος της εκδήλωσης, οι εισηγμένες στο Χρηματιστηριο της Νεας Υορκης
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες, καθως και εκπροσωποι της
Ελληνικης Κυβέρνησης που συμμετείχαν στο
26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum επενδυτικο συνεδριο,  χτύπησαν το
“Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών” της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του
NYSE-New York Stock Exchange.
Η «ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΟΣ – ΑΜΕΡΙΚΗΣ : GREEK AMERICAN ISSUER DAY»
πραγματοποιήθηκε, οπως καθε χρόνο εδω και 20 χρόνια,  στo πλαίσιο
του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series titled “Greece –
Speeding Ahead Post Investment Upgrade“ το οποίο είχε ολοκληρώσει τις εργασίες του την
προηγούμενη μέρα με μεγάλη επιτυχία και  εξαιρετική συμμετοχή που ξεπερασε τα 1000
ατομα. Το Συνεδριο διοργανωθηκε σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το
«Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, ανήρτησε την Ελληνική σημαία στην Wall Street, μια
στιγμή ιδιαίτερης περηφάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική Κυβερνητική αποστολή, τα
στελέχη ναυτιλιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς
και τους εκπροσώπους των εταιριών που συμμετείχαν στην εκδήλωση.
Η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, του μεγαλύτερου Χρηματιστηρίου
στον κόσμο, συμβάλλει στην αναβάθμιση και προβολή της Ελλάδος σε ένα ευρύτατο
επενδυτικό κοινό σε παγκόσμιο επίπεδο. Επίσης δείχνει την σταθερή υποστήριξη του
Χρηματιστηρίου της Νεας Υορκης στην Ελλάδα, τις Ελληνικές επιχειρήσεις, την Ελληνική
Ναυτιλία και την Ομογένεια. Η Αμερικανική Κεφαλαιαγορά αποτελεί σημαντικότατη πηγή
άντλησης κεφαλαίων για αυξανόμενο αριθμό εταιριών Ελληνικών συμφερόντων και το
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διαδραματίζει κύριο ρόλο σε αυτό.
Η κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπροσωπεία
και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια σχέση μεταξύ του
Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε
ότι η δέσμευση του NYSE με την Ελληνοαμερικανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και
επιχειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και στις εισηγμένες εταιρείες του NYSE, παραμένει
ισχυρή.
Μετά από την υποδοχή της κυρίας Tara Dziedzic ακολούθησαν σύντομες ομιλίες του και του κ.
Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υποδομών & Μεταφορών  και του Δρ. Νίκου Τσάκου,
Founder, President & CEO, TEN Ltd.
Αναφερθηκαν στην σημαντικη πρόοδο που εχει επιτελεσει η Ελληνικη οικονομία, στην
ελκυστικότητα της Ελλάδος σαν επιχειρηματικό και επενδυτικό προορισμό, στην διεθνοποίηση
του Ελληνικού επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη στενή συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και
Αμερικής.
Ο κ. Σταικουρας ανεφερε χαρακτηριστικά οτι το 2019, την πρωτη φορα που συμμετειχε στην
εκδηλωση αυτη χτυπωντας το Closing Bell,  ειχε εκφρασει την δέσμευση της κυβερνησεως οτι
«Greece is on the way back”  και σημερα το 2024 μπορει να πει οτι “Greece is back”.
Επανελαβε το μηνυμα του Πρωθουπουγου στο  Συνεδριο της Capital Link την προηγουμενη
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μερα :  «the best is still to come”.  
O Δρ. Τσακος, αναφερθηκε στην 22+ ετη πορεια της ΤΕΝ στο χρηματιστήριο της Νεα Υόρκης,
και στον κομβικο ρόλο της ελληνικης ναυτιλιας στο παγκοσμιο εμποριο και την παγκοσμια
εφοδιαστικη αλυσιδα.
Παραλληλα και οι δυο ευχαρίστησαν το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για τη σημαντική αυτή
εκδήλωση.
Ακολούθησε ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων μεταξύ του Χρηματιστηρίου NYSE, κυρίας
Tara Dziedzic, του Υπουργού κ. Χρήστου Σταϊκούρα, και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder,
President & CEO, TEN Ltd.
Ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών & Μεταφορών έχοντας εγκαινιάσει πρόσφατα
το Μετρό της Θεσσαλονίκης με τον Πρωθυπουργό,  χάρισε μία αναμνηστική πλακέτα με το
λογότυπο του Μετρό της Θεσσαλονίκης (ειδική περιορισμένη έκδοση) στην κυρία
Tara Dziedzic, Head of US Listings NYSE.
ΑΠΟΝΟΜΗ ΤΙΜΗΤΙΚΗΣ ΠΛΑΚΕΤΑΣ : Ο  κ. Νίκος Μπορνόζης,  Πρόεδρος της
Capital Link απένειμε στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE,  ειδικη
αναμνησιτκη πλακετα, αναγνωρίζοντας και ευχαριστώντας το Χρηματιστηριο της Νεας Υορκης
για την μακροχρόνια υποστήριξη και συνεισφορά του για περισσότερες από δύο δεκαετίες. Το
γεγονος οτι επι 20 συναπτα ετη το Χρηματιστηριο της Νεας Υορκης διοργανωνει την
“Greek American Issuer Day”  που περιλαμβανει και το Closing Bell, εχει μια μοναδικοτητα και
αποδεικνυει την στενη σχεση με την Ελλάδα, τους Έλληνες Επιχειρηματίες, την Ελληνική
ναυτιλιακή κοινότητα και την Ομογένεια.
“Closing Bell” :
Στη συνέχεια  ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO, TEN Ltd. (NYSE: TEN) και ο κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών & Μεταφορών, χτύπησαν το “Closing Bell”, το
καμπανάκι της Λήξης των εργασιών της Τρίτης 10 Δεκεμβρίου, 2024, του
NYSE–New York Stock Exchange πλαισιωμένοι από την Head of US Listings – (NYSE: ICE),
κυρία Tara Dziedzic, τον  κ. Παναγιώτη Τσάκο –Tsakos Energy Navigation, εκπροσώπους της
Ελληνικής Κυβέρνησης, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, Κυρία
Αλεξάνδρα Σδούκου, Υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, και των ακόλουθων
εισηγμένων στο NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis, Vice President Ameresco Inc.
(NYSE: AMRC), κα. Anamaria Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc. (NYSE: CAVA), κ.
Ted Xenohristos, Co- Founder & Chief Concept Officer of CAVA Group, Inc. (NYSE: CAVA), κ.
Peter Hadjipateras, Chief Information, Security And Sustainability Officer- Dorian LPG, κ. Ted
Petrone, Vice Chairman of NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P. (NYSE:NMM), Mr. Harrys
Kosmatos, CO- Chief Financial Officer (TEN), Mr. Panagiotis Tsakos, Jr.
καθώς επίσης και την κα. Olga Bornozi, Managing Director – Capital Link, και κ.
Νίκος Μπορνόζης, President – Capital Link, .
Η τελετή αναμεταδόθηκε ζωντανά από όλα τα μεγάλα διεθνή τηλεοπτικά δίκτυα των HΠΑ
καθώς  αποτελεί ένα γεγονός με μέγιστη ακροαματικότητα σε παγκόσμιο επίπεδο και την
παρακολουθούν 150 εκατομμύρια τηλεθεατές.
Η Ειδική Εκδήλωση, “GREEK AMERICAN ISSUER DAY” διοργανώνεται τα τελευταία 20
συναπτά έτη στα πλαίσια του ετήσιου επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link .
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Μονάδα αφαλάτωσης στο Λαύριο για να μην διψάσει η Αττική
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Λαύριο και τα Άσπρα Σπίτια συγκαταλέγονται στις τρεις περιοχές που εξετάζει η κυβέρνηση
για την εγκατάσταση μεγάλων μονάδων αφαλάτωσης, αν τελικά ληφθεί απόφαση κατασκευής
τέτοιων μονάδων, με στόχο την ενίσχυση της υδατικής επάρκειας και την κάλυψη των
αυξανόμενων αναγκών της Αττικής σε νερό.
Οι δύο αυτές περιοχές προκρίνονται λόγω της στρατηγικής τους θέσης, καθώς κρίσιμο κριτήριο
για την επιλογή τους είναι η εγγύτητα, είτε με τους καταναλωτές, είτε με τα δίκτυα διανομής
νερού (Άσπρα Σπίτια), όπως το κανάλι που φέρνει νερό από τον Μόρνο προς την Αττική.
Όπως επισημαίνουν πηγές στο energygame.gr, η χωροθέτηση σε απομακρυσμένα σημεία θα
αύξανε σημαντικά το κόστος μεταφοράς, καθιστώντας τα έργα οικονομικά ασύμφορα.
Στην επιλογή των τοποθεσιών για τις μονάδες αφαλάτωσης, κρίσιμος παράγοντας είναι η
εγγύτητα με δίκτυα μεταφοράς ηλεκτρικού ρεύματος λόγω της υψηλής ενεργειακής
κατανάλωσης. Όπως ανέφερε χθες ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΕΥΔΑΠ, Χάρης Σαχίνης, κατά
τη διάρκεια του 26ου Capital Link Forum, η αφαλάτωση αποτελεί μια ακριβή λύση, με το
κόστος παραγωγής να ανέρχεται στα 85 σεντς ανά κυβικό μέτρο νερού, συγκριτικά με τα 55
σεντς που είναι το κόστος επεξεργασίας σήμερα.
Με δεδομένο ότι οι μονάδες αυτές καταναλώνουν μεγάλες ποσότητες ηλεκτρικής ενέργειας,
θεωρείται σχεδόν βέβαιο πως η κατασκευή τους θα συνδυαστεί με συμφωνίες προμήθειας
πράσινης ενέργειας, ώστε να μειωθεί το περιβαλλοντικό αποτύπωμα και να διασφαλιστεί η
οικονομική βιωσιμότητά τους. Ως αποτέλεσμα, εκτός από την ΕΥΔΑΠ, ενδιαφέρον για την
ανάπτυξη και τη λειτουργία των μονάδων αφαλάτωσης εκφράζουν -σύμφωνα με πληροφορίες-
και οι τέσσερις μεγάλοι ενεργειακοί όμιλοι της χώρας.
Σε αυτό το στάδιο, η περιβαλλοντική αδειοδότηση αποτελεί κρίσιμο σημείο για την υλοποίηση
των μονάδων αφαλάτωσης. «Κάθε έργο αφαλάτωσης απαιτεί την εκπόνηση Μελέτης
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΜΠΕ), η οποία αξιολογεί τις δυνητικές επιπτώσεις στο
περιβάλλον και καθορίζει τα απαραίτητα μέτρα μετριασμού. Η διαδικασία αυτή διασφαλίζει ότι
οι μονάδες θα λειτουργούν με σεβασμό στο περιβάλλον, τηρώντας τις σχετικές νομοθετικές
διατάξεις και προωθώντας τη βιώσιμη ανάπτυξη», σχολιάζουν πηγές με γνώση του θέματος.
Επί του παρόντος, στο επίκεντρο τίθεται η επιτάχυνση των διαδικασιών ωρίμανσης των έργων
και η έναρξη των διαγωνισμών. Στόχος είναι να μειωθεί ο χρόνος που απαιτείται για την
προετοιμασία των δημοπρατήσεων και την έναρξη των έργων, προκειμένου να αποφευχθούν
καθυστερήσεις που θα μπορούσαν να οδηγήσουν σε κρίσεις υδατικής επάρκειας στο μέλλον.
«Αν εφησυχάσουμε, θα το βρούμε μπροστά μας, πολύ σύντομα», προειδοποιούν.
«Μικρή ανάσα» οι πρόσφατες βροχοπτώσεις – αύξηση στην κατανάλωση νερού
Η πρόσφατη αύξηση της κατανάλωσης νερού στην Αττική ανέδειξε με έντονο τρόπο τη
σοβαρότητα της κατάστασης, παρά τις βροχοπτώσεις που σημειώθηκαν. Όπως επισημαίνουν
πηγές με γνώση του ζητήματος, η παρατεταμένη ανομβρία περιόρισε δραστικά τις εισροές
νερού στους ταμιευτήρες, ενώ ταυτόχρονα παρατηρήθηκε σημαντική αύξηση της
κατανάλωσης, η οποία σε ορισμένους μήνες έφτασε σε διψήφια ποσοστά. Η πρωτοφανής αυτή
άνοδος αποδίδεται σε διάφορους παράγοντες, όπως η αυξημένη φροντίδα κήπων και
πράσινων εκτάσεων λόγω της ανομβρίας, η έντονη τουριστική δραστηριότητα που αύξησε τις
ανάγκες σε νερό, και η μεταφορά Αφρικανικής σκόνης, η οποία προκάλεσε επιπλέον ανάγκες
καθαρισμού. Ακόμη και τον Νοέμβριο, παρά τις βροχοπτώσεις, η κατανάλωση σημείωσε
αύξηση κατά +6%, γεγονός που υπογραμμίζει τη σοβαρότητα της κατάστασης. Παρά τη μικρή
ανάσα που προσφέρουν οι πρόσφατες βροχοπτώσεις, επαρκώντας για μόλις «δέκα επιπλέον
ημέρες» υδατικής επάρκειας, η γενικότερη εικόνα παραμένει ανησυχητική. Η πραγματική
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αποτίμηση της κατάστασης αναμένεται την άνοιξη, μετά την ολοκλήρωση της περιόδου των
χιονοπτώσεων. Ωστόσο, όπως τονίζεται, ο εφησυχασμός πρέπει να αποφευχθεί, καθώς
ενδέχεται να οδηγήσει σε σοβαρές κρίσεις στο άμεσο μέλλον.
Τέλος, σημειώνεται πως η Ελλάδα διαθέτει ήδη παρουσία διεθνών «παικτών» στον τομέα των
αφαλατώσεων. «Η χώρα διαθέτει το επιστημονικό και τεχνικό δυναμικό για να σχεδιάσει και να
υλοποιήσει τα έργα αυτά, ώστε να διασφαλιστεί η επάρκεια νερού για τις επόμενες γενιές»,
καταλήγουν οι πηγές.
Οι άλλες λύσεις
Το υδατικό έλλειμμα της Αττικής υπολογίζεται σήμερα στα 225 εκατομμύρια κυβικά μέτρα
νερού. Για τη μείωση αυτού του ελλείμματος κατά 75 εκατομμύρια κυβικά μέτρα, η ΕΥΔΑΠ έχει
ήδη προχωρήσει σε ενεργοποίηση γεωτρήσεων στη Μαυροσουβάλα Ωρωπού και σε άντληση
νερού από την Υλίκη, ενώ σχεδιάζει να προσθέσει νέες γεωτρήσεις στον μέσο ρου του
Βοιωτικού Κηφισού. Παρά τις προσπάθειες αυτές, η Αττική, υπό τις παρούσες συνθήκες
ανομβρίας, διαθέτει υδατικά αποθέματα επαρκή για μόλις τέσσερα ακόμη χρόνια.
Η τροφοδοσία του ταμιευτήρα του Ευήνου με νερό από νέες πηγές στη Δυτική Ελλάδα έχει
προκριθεί ως η καταλληλότερη λύση για την ενίσχυση των υδατικών αποθεμάτων της Αττικής.
Μέχρι στιγμής έχει παραδοθεί η προκαταρκτική μελέτη και το έργο προχωρά σταδιακά. Όπως
έχει δηλώσει κατά καιρούς ο υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θόδωρος Σκυλακάκης, η
κεντρική λύση αφορά την ενίσχυση του Ευήνου από τη λίμνη Κρεμαστών, η οποία διαθέτει
αποθηκευτικό χώρο πενταπλάσιο από όλους τους ταμιευτήρες της ΕΥΔΑΠ μαζί». Το έργο θα
υλοποιηθεί σε δύο φάσεις. Στην πρώτη φάση, θα προωθηθεί, πιθανότατα ως δημόσιο έργο, η
σύνδεση δύο ποταμών της περιοχής με τον ταμιευτήρα του Ευήνου. Αρχικά, θα συνδεθεί ο
Κρικελοπόταμος μέσω σήραγγας μήκους περίπου 12 χιλιομέτρων, ενώ στη συνέχεια θα
ακολουθήσει η σύνδεση με τον Καρπενησιώτη μέσω δεύτερης σήραγγας μήκους 7
χιλιομέτρων.
Το κόστος της πρώτης φάσης εκτιμάται στα 450 εκατομμύρια ευρώ. Στη δεύτερη φάση, ως
χωριστό έργο, θα προωθηθεί η κατασκευή μιας τρίτης σήραγγας μήκους περίπου 11
χιλιομέτρων, η οποία θα συνδέει τον ταμιευτήρα του Ευήνου με τη λίμνη Κρεμαστών. Λόγω της
υψομετρικής διαφοράς (η λίμνη βρίσκεται χαμηλότερα), η σήραγγα θα καταλήγει δίπλα στη
λίμνη, όπου σχεδιάζεται η κατασκευή ενός μικρού ταμιευτήρα. Από εκεί, το νερό θα αντλείται
προς τον Εύηνο. Η συγκεκριμένη εγκατάσταση, όπως σημειώθηκε, θα μπορεί να λειτουργήσει
και ως έργο αντλησιοταμίευσης, δηλαδή παραγωγής ενέργειας, γεγονός που την καθιστά
κατάλληλη για αυτοχρηματοδότηση. Το κόστος της δεύτερης φάσης εκτιμάται στα 250
εκατομμύρια ευρώ.Ο στόχος είναι να ολοκληρωθεί τουλάχιστον η πρώτη φάση του έργου, η
οποία περιλαμβάνει τη δημιουργία δύο σήραγγων για τη σύνδεση του Ευήνου με τους
ποταμούς Κρικελοπόταμο και Καρπενησιώτη, εντός 3-4 ετών.
Στο κάδρο έχει βάλει η διοίκηση της ΕΥΔΑΠ και την ανακύκλωση στο κομμάτι της άρδευσης και
της βιομηχανικής χρήσης. Η ανακύκλωση των υδάτινων πόρων μέσω της
επαναχρησιμοποίησης των αστικών λυμάτων μπορεί να καλύψει ανάγκες άρδευσης αλλά και
εμπλουτισμού του υδροφόρου ορίζοντα. Η ΕΥΔΑΠ σχεδιάζει έργα αξίας 50 εκατ. ευρώ για την
επαναχρησιμοποίηση των εκροών από τα Κέντρα Επεξεργασίας Λυμάτων της Αττικής. Η
ΕΥΔΑΠ θέλει να πετύχει νερό μηδενικού άνθρακα μέχρι το 2035, σε όλο τον κύκλο του νερού
που περιλαμβάνει την αποχέτευση και τα λύματα. Τα λύματα χρειάζονται επεξεργασία σε
τεταρτοβάθμιο επίπεδο, που αντιστοιχεί στο επίπεδο πόσιμου νερού.Η Ψυττάλεια αποτελεί τη
μεγαλύτερη υποδομή του Λεκανοπεδίου και προβλέπεται έως τα τέλη Μαρτίου η εγκατάσταση
μονάδας υπερ-διήθησης μεμβρανών για το παραγόμενο βιομηχανικό νερό και μονάδων
απολύμανσης με υπεριώδη ακτινοβολία (UV) για το διηθημένο νερό, προκειμένου να
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πληρούνται οι προϋποθέσεις για αστική και περιαστική επαναχρησιμοποίηση.
Δείτε τις ειδήσεις από την Ανατολική Αττική και όλη την Ελλάδα και όλο τον κόσμο στο
irafina.gr.
Κάντε like στη σελίδα του irafina.gr στο Facebook
Ακολούθηστε το irafina.gr στο Twitter
© 2022 - iRafina. Με την επιφύλαξη παντός δικαιώματος.
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Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
ΠΗΓΗ ΑΠΕ
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Στα χρώματα της Ελλάδας «ντύθηκε» η Wall Street
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το μεγαλύτερο χρηματιστήριο του κόσμου τίμησε και φέτος, για 20η φορά, τη χώρα μας
Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε την Τρίτη στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, στo πλαίσιο της
ειδικής εκδήλωσης του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece –
Speeding Ahead Post Investment Upgrade» που πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου.
Όπως κάθε χρόνο, το NYSE -New York Stock Exchange, σε συνεργασία με την Capital Link,
διοργάνωσαν για 20o έτος, την ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY»
στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς
δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά
τη διάρκεια της οποίας οι ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρείες που είναι
εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell» (καμπανάκι του
κλεισίματος των εργασιών) χθες Τρίτη, 10 Δεκεμβρίου 2024.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO της TEN
Ltd. και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών & Μεταφορών.
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Στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης ο Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε
την ελληνική οικονομία, συνεχίζουμε με μεθοδικότητα και σκληρή δουλειά
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για 20η συνεχή χρονιά
"Eίχα υποσχεθεί εκ μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και
επέστρεψε. Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε
σημαντικά το χρέος και την ανεργία", ανέφερε ο Χρηστος Σταϊκούρας
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο Χρηστος Σταϊκούρας υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης για τους
επιχειρηματικούς δεσμούς Ελλαδας-ΗΠΑ στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης ο Σταϊκούρας: Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή
δουλειά και σχέδιο
«Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία», είπε ο Χ. Σταϊκούρας
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20ή συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και ο ιδρυτής & διευθύνων
σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την
ανεργία», ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Επίσης, ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου
δήλωσε τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως
είχαμε δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια».
Αυστηρή προειδοποίηση σε όσους επιχειρήσουν να ελληνοποιήσουν προϊόντα, ότι δεν θα
κάνει πίσω, απηύθυνε ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, Λευτέρης Αυγενάκης,
[…]
Για διαφορά από καλοκαίρι σε καλοκαίρι σε σχέση με την πρόληψη και αντιμετώπιση
πυρκαγιών έκανε λόγο ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης το […]
«Οι εθιμοτυπικού χαρακτήρα αναφορές για τις γερμανικές αποζημιώσεις, όταν δεν
συνοδεύονται με πρακτικές ενέργειες για τη διεκδίκησή τους, λαμβάνοντας μάλιστα τη σταθερή
[…]
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Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ειδική εκδήλωση στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, στο πλαίσιο του συνεδρίου της Capital
Link. Στην πρόοδο της ελληνικής οικονομίας αναφέρθηκε ο υπ. Υποδομών και Μεταφορών.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών. 
Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες
που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell -
καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια».
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Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
13.3
C
Athens
Wednesday, December 11, 2024
Just get to the point
Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
11/12/2024
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΝέα ΥόρκηΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΙΚΟΥΡΑΣ
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»,
διοργάνωσε για 20η συνεχόμενη χρονιά την ειδική εκδήλωση «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY». Η εκδήλωση, που πραγματοποιήθηκε στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, ήταν
αφιερωμένη στην Ελλάδα και στους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αγορών
των ΗΠΑ, της Ελληνοαμερικανικής κοινότητας και της Ελλάδας. Στο πλαίσιο της εκδήλωσης,
εταιρείες ελληνικών και ελληνοαμερικανικών συμφερόντων, εισηγμένες στο NYSE, συμμετείχαν
στην τελετή χτυπώντας το «Closing Bell» – το παραδοσιακό καμπανάκι που σηματοδοτεί το
κλείσιμο των συναλλαγών.
Στην τιμητική εκδήλωση έδωσαν το παρών ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος
Σταϊκούρας, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, καθώς και ο ιδρυτής και
διευθύνων σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (TEN), Νικόλαος
Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
 
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Στα χρώματα της Ελλάδας «ντύθηκε» η Wall Street
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε την Τρίτη στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, στo πλαίσιο της
ειδικής εκδήλωσης του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece –
Speeding Ahead Post Investment Upgrade» που πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου.
Όπως κάθε χρόνο, το NYSE -New York Stock Exchange, σε συνεργασία με την Capital Link,
διοργάνωσαν για 20o έτος, την ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY»
στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς
δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά
τη διάρκεια της οποίας οι ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρείες που είναι
εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell» (καμπανάκι του
κλεισίματος των εργασιών) χθες Τρίτη, 10 Δεκεμβρίου 2024.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO της TEN
Ltd. και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών & Μεταφορών.
zougla.gr
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ΗΠΑ: Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street- Σταϊκούρας: «Καταφέραμε
να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o Νικόλαος Τσάκος.
 Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Πηγή:  ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Capital Link Forum: «Ελληνική» η λήξη των εργασιών του Χρηματιστηρίου της Ν.
Υόρκης – Οικονομικός Ταχυδρόμος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Η ένταση στις ελληνοτουρκικές σχέσεις βλάπτει την οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο μεγάλο ύψος των αμυντικών δαπανών στάθηκε ο Γιάννης Στουρνάρας στην ομιλία του στο
συνέδριο της Capital Link, υπογραμμίζοντας το μεγάλο χάσμα που

Στο μεγάλο ύψος των αμυντικών δαπανών στάθηκε ο Γιάννης Στουρνάρας στην ομιλία του στο
συνέδριο της Capital Link, υπογραμμίζοντας το μεγάλο χάσμα που χωρίζει την Ελλάδα από
τους ευρωπαίους εταίρους της. Μάλιστα, τόνισε πως θα «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια
εύρεσης σημείων σύγκλισης» στις ελληνοτουρκικές σχέσεις καθώς «επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της».
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Capital Link Forum: «Ελληνική» η λήξη των εργασιών του Χρηματιστηρίου της Ν.
Υόρκης –
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πηγή: ot.gr
Η επιχείρηση 21 ADMEDIA MIKE ως δικαιούχος του ισοτόπου formedia.gr δηλώνει ότι είναι
συμμορφωμένη με τη σύσταση (Ε.Ε.) 2018//334 της επιτροπής της 1/3/2018 σχετικά με μέτρα
για την αποτελεσματική αντιμετώπιση του παράνομου περιεχομένου στο διαδίκτυο.
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«Greek American Issuer Day» – Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την
ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ελληνικό αποτύπωμα στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ:

https://www.fortunegreece.com/article/greek-american-issuer-day-staikouras-kataferame-na-statheropoiisoume-tin-elliniki-oikonomia/


https://www.typosthes.gr/

 Publication date: 11/12/2024 09:38

 Similar Stats ranking (Greece): 149

 link

Σταϊκούρας από τη Νέα Υόρκη: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική
οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε εκδήλωση στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης βρέθηκε ο υπουργός Υποδομών και
Μεταφορών
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση, όπως μεταδίδει το ΑΠΕ-ΜΠΕ, ήταν ο υπουργός Υποδομών
και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o
ιδρυτής & Διευθύνων Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ)
Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
ΕΙΔΗΣΕΙΣ ΣΗΜΕΡΑ
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Capital Link Forum: «Ελληνική» η λήξη των εργασιών του Χρηματιστηρίου της Ν.
Υόρκης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η «ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΟΣ – ΑΜΕΡΙΚΗΣ: GREEK AMERICAN ISSUER DAY» πραγματοποιήθηκε
στo πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series titled "Greece -
Speeding Ahead Post Investment Upgrade" OT.gr Newsroom
Το καμπανάκι της λήξης της συνεδρίασης του Χρηματιστηρίου της Ν. Υόρκης χτύπησαν την
Τετάρτη 1ο Δεκεμβρίου ο Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών και Μεταφορών και ο
Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO της TEN, στο πλαίσιο της ειδική εκδήλωσης
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY»που διοργανώθηκε για 20η χρονιά από το Χρηματιστήριο
της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με την Capital Link τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ της Αμερικής, της Ελλάδος και της Ελληνο-αμερικανικής
κοινότητας.
Η «ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΟΣ – ΑΜΕΡΙΚΗΣ : GREEK AMERICAN ISSUER DAY» πραγματοποιήθηκε
στo πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series titled “Greece –
Speeding Ahead Post Investment Upgrade” το οποίο είχε ολοκληρώσει τις εργασίες του την
προηγούμενη μέρα με μεγάλη επιτυχία και εξαιρετική συμμετοχή που ξεπέρασε τα 1.000
άτομα.
Μητσοτάκης στο Capital Link forum: «Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα»
Το Συνεδριο διοργανωθηκε σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το «Athens
Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, ανήρτησε την Ελληνική σημαία στην Wall Street, μια
στιγμή ιδιαίτερης περηφάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική Κυβερνητική αποστολή, τα
στελέχη ναυτιλιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς
και τους εκπροσώπους των εταιριών που συμμετείχαν στην εκδήλωση.
Η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, του μεγαλύτερου Χρηματιστηρίου
στον κόσμο, συμβάλλει στην αναβάθμιση και προβολή της Ελλάδος σε ένα ευρύτατο
επενδυτικό κοινό σε παγκόσμιο επίπεδο. Επίσης δείχνει την σταθερή υποστήριξη του
Χρηματιστηρίου της Νεας Υορκης στην Ελλάδα, τις Ελληνικές επιχειρήσεις, την Ελληνική
Ναυτιλία και την Ομογένεια, τονίζουν οι διοργανωτές. Η Αμερικανική Κεφαλαιαγορά αποτελεί
σημαντικότατη πηγή άντλησης κεφαλαίων για αυξανόμενο αριθμό εταιριών Ελληνικών
συμφερόντων και το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διαδραματίζει κύριο ρόλο σε αυτό.
Η Head of US Listings, NYSE
Η κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπροσωπεία
και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια σχέση μεταξύ του
Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε
ότι η δέσμευση του NYSE με την Ελληνοαμερικανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και
επιχειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και στις εισηγμένες εταιρείες του NYSE, παραμένει
ισχυρή.
Ο Χρήστος Σταϊκούρας
Ακολούθησαν σύντομες ομιλίες του και του κ. Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υποδομών &
Μεταφορών και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder, President & CEO, TEN Ltd.
Αναφέρθηκαν στην σημαντική πρόοδο που έχει επιτελέσει η Ελληνική οικονομία, στην
ελκυστικότητα της Ελλάδος ως επιχεςιρηματικού και επενδυτικού προορισμού, στην
διεθνοποίηση του Ελληνικού επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη στενή συνεργασία μεταξύ
Ελλάδος και Αμερικής.
Ο κ. Σταϊκούρας ανέφερε χαρακτηριστικά ότι το 2019, την πρωτη φορα που συμμετειχε στην
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εκδηλωση αυτη χτυπωντας το Closing Bell, ειχε εκφρασει την δέσμευση της κυβερνησεως οτι
«Greece is on the way back” και σημερα το 2024 μπορει να πει οτι “Greece is back”.
Επανελαβε το μηνυμα του Πρωθουπουγου στο Συνεδριο της Capital Link την προηγουμενη
μερα : «the best is still to come”.
Ο Δρ. Νίκος Τσάκος
O Δρ. Τσάκος, αναφέρθηκε στην μεγαλύτερη από 22 έτη πορεία της ΤΕΝ στο χρηματιστήριο
της Νεα Υόρκης, και στον κομβικό ρόλο της ελληνικής ναυτιλίας στο παγκόσμιο εμπόριο και
την παγκόσμια εφοδιαστική αλυσίδα.
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Ανάπτυξη έως του 2030 «βλέπει» η Moody’s, το πολιτικό μήνυμα Στουρνάρα, η νέα
αποπληρωμή χρέους και η UBS «ψηφίζει» Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Moody’s: Ένας ακόμη, διεθνής οίκος, αυτή τη φορά η Moody’s, τονίζει ότι η Ελλάδα θα
αποτελέσει την εξαίρεση σε μία «βαλτωμένη» Ευρωζώνη, μία... νησίδα ανάπτυξης. Μάλιστα
προβλέπει ότι η Ελλάδα θα επιτύχει σε γενικές γραμμές σταθερή τάση ανάπτυξης έως το 2033,
λόγω της ώθησης του δυνητικού ρυθμού ανάπτυξης κατά περίπου 0,4 ποσοστιαίες μονάδες
ετησίως έως το 2030 από τα κεφάλαια του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας.  Κατά την
Moody’s, στην επόμενη δεκαετία, τα δυσμενή δημογραφικά στοιχεία θα είναι ένας από τους
κύριους ανασταλτικούς παράγοντες στην οικονομική ανάπτυξη.
Γ. Στουρνάρας: Ο Γ. Στουρνάρας, μιλώντας στο συνέδριο της Capital Link στη Ν. Υόρκη,
μεταξύ των άλλων, έστειλε μήνυμα και στα συστημικά κόμματα ότι πρέπει να καλλιεργήσουν
την κουλτούρα συναίνεσης.  Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με
τον διοικητή της ΤτΕ, απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε
ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε
τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα
εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της
δικαιοσύνης.
Χρέος: Η Ελλάδα προχωρά σε πρόωρη αποπληρωμή δανείων (8 δισ.) του πρώτου πακέτου
διάσωσης αυτή την Παρασκευή. Ένα ακόμη θετικό σήμα στις αγορές για την ελληνική
οικονομία επιχειρεί να στείλει η κυβέρνηση με το σχέδιο για την ταχύτερη μείωση του δημόσιου
χρέους.  Η πολιτική πρόωρης αποπληρωμής δημοσίου χρέους θα συνεχιστεί το 2025 με
πρόωρη αποπληρωμή δανείων 5 δισ. από δάνεια του Greek Loan Facility τα οποία θα
ωρίμαζαν μεταξύ 2033 και 2042. Βασικός στόχος των κινήσεων αυτών είναι να μειωθεί
ταχύτερα το δημόσιο χρέος της χώρας τα επόμενα χρόνια και η Ελλάδα να μην είναι η χώρα
της Ευρωζώνης με το υψηλότερο χρέος ως ποσοστό του ΑΕΠ. Σύμφωνα με τις προβλέψεις
από 163,9% του ΑΕΠ στο τέλος του 2023 εκτιμάται ότι θα μειωθεί στο 154% του ΑΕΠ στο
τέλος του 2024, για να περιοριστεί περαιτέρω στο 147,5% του ΑΕΠ το  2025.
Τράπεζες: Θετική δηλώνει για τις ελληνικές τράπεζες, όπως άλλωστε και για την ελληνική
οικονομία, η UBS. Ο ελβετικός επενδυτικός οίκος συστήνει την αγορά και των τεσσάρων
συστημικών τραπεζών. Η UBS θέτει την τιμή-στόχο για την Εθνική στα 11,2 ευρώ (περιθώρια
ανόδου 50%), για την Πειραιώς στα 5,7 ευρώ (+47%), για την Alpha Bank στα 2,4 ευρώ
(+47%) και για τη Eurobank στα 2,8 ευρώ (+23%). Ανάμεσα στα έξι top picks της UBS για το
2025 βρίσκεται η μετοχή της Εθνικής Τράπεζας, για τον τραπεζικό κλάδο, μαζί με την Barclays,
την Bawag, την ING, την Intesa SanPaolo και την Societe Generale.
Υπερταμείο: Σύμφωνα με τον  Γ. Δημητριάδη, CEO του Υπερταμείου από τους στόχους είναι η
συγχώνευση των κεντρικών αγορών της Αθήνας (ΟΚΑΑ) και της Θεσσαλονίκης (ΚΑΘ) και ο
νέος φορέας θα εισαχθεί στο Χρηματιστήριο Αθηνών.
Δημιουργία σημαντικής οργανικής αξίας για την ελληνική οικονομία ύψους 700 εκατ. πέτυχε το
Υπερταμείο/Growthfund κατά το διάστημα 2022-2024, με αύξηση των εσόδων κατά 14%, ενώ
για το ίδιο διάστημα εισέπραξε 317 εκατ. ευρώ σε μερίσματα και απέδωσε 186 εκατ. στο
κράτος, όπως ανέφερε χθες ο διευθύνων σύμβουλος του Υπερταμείου, Γρηγόρης Δ.
Δημητριάδης, σε συνάντηση του με εκπροσώπους του Τύπου.
Αγορές: Η χρηματιστηριακή αγορά διόρθωσε (-0,42%) μετά από έξι ανοδικές συνεδριάσεις, στη
διάρκεια των οποίων ο βασικός χρηματιστηριακός δείκτης κατέγραψε συνολικά κέρδη 5,13%.
Με μικρές απώλειες ολοκλήρωσαν τις συναλλαγές της Τρίτης οι βασικοί δείκτες της Wall
Street(Dow Jones -0,35%, S&P 500 -0,30%, Nasdaq -0,25%), παραμένοντας σε καθοδική
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τροχιά για δεύτερη διαδοχική συνεδρίαση καθώς οι επενδυτές υιοθετούν στάση αναμονής λίγο
πριν την ανακοίνωση των στοιχείων για τον πληθωρισμό. Υποχώρησε ο πανευρωπαϊκός
δείκτης STOXX 600 (-0,50%), τερματίζοντας ένα οκταήμερο ανοδικό σερί.  Ο γερμανικός DAX
έκλεισε με απώλειες 0,1% ο γαλλικός CAC 40 υποχώρησε 1,1%, ενώ ο βρετανικός FTSE 100
σημείωσε πτώση 0,9%.
Metlen: Ένα νέο σημαντικό ορόσημο κατέκτησε η METLEN Energy & Metals, φθάνοντας τα
588 MW παραγωγής από ΑΠΕ στη Χιλή. Η εταιρεία εδραιώνει την παρουσία της στη Λατινική
Αμερική, ύστερα από την ολοκλήρωση δύο νέων έργων: του Tocopilla (227 MW) και του
Tamarico (167 MW), που αποτελούν μέρος ενός χαρτοφυλακίου συνολικής επένδυσης ύψους
460 εκατομμυρίων δολαρίων. Η METLEN δραστηριοποιείται στη Χιλή εδώ και περισσότερα
από 7 χρόνια. Πριν από την ανάπτυξη του δικού της χαρτοφυλακίου, η εταιρεία είχε
κατασκευάσει πάνω από 600 MW σε ηλιακά έργα για σημαντικούς συνεργάτες, όπως οι Enel,
Mainstream, Atlas, Sonnedix και EnfraGen.
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Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια».
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Capital Link Forum: Στα χρώματα της Ελλάδας «ντύθηκε» η Wall Street – Σταϊκούρας και
Τσάκος χτύπησαν το καμπανάκι του κλεισίματος
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
26ο Capital Link Forum
Χρήστος Σταϊκούρας
Νίκος Τσάκος
Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε για ακόμα μια φορά στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, στo
πλαίσιο της ειδικής εκδήλωσης του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο
«Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade» που πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα 9
Δεκεμβρίου. Όπως κάθε χρόνο, το NYSE -New York Stock Exchange, σε συνεργασία με την
Capital Link, διοργάνωσαν για 20o συναπτό έτος, την ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK
AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και
τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των ελληνοαμερικανικών
και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι ελληνοαμερικανικές και ελληνικών
συμφερόντων εταιρείες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell» (καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών) χθες Τρίτη, 10 Δεκεμβρίου 2024.
Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, Δρ. Νίκος Τσάκος, Χρήστος Σταϊκούρας
Αξίζει να σημειωθεί ότι, με την πολύτιμη συμβολή του προέδρου της Capital Link, κ. Νίκου
Μπορνόζη, και της διευθύνουσας συμβούλου, κας Όλγας Μπορνόζη, η ειδική αυτή εκδήλωση
διοργανώνεται εδώ και 20 χρόνια και η Ελλάδα είναι η μοναδική χώρα που τιμάται επί τόσα έτη
στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης.
Αυτή τη φορά, το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President &
CEO της TEN Ltd. και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών & Μεταφορών,
πλαισιωμένοι από την κα Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, τον κ. Παναγιώτη Τσάκο
-Tsakos Energy Navigation, τους εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης, κα Αικατερίνη
Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, κα Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργό Περιβάλλοντος
και Ενέργειας, καθώς και εκπροσώπους των ακόλουθων εισηγμένων στο NYSE εταιρειών: κ.
Panayiotis Peter Contis, Vice President Ameresco Inc., κα. Anamaria Xenohristos, Founder of
CAVA Group, Inc., κ. Ted Xenohristos, Co- Founder & Chief Concept Officer of CAVA Group,
Inc., κ. Peter Hadjipateras, Chief Information, Security And Sustainability Officer- Dorian LPG,
κ. Ted Petrone, Vice Chairman of NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P. ), καθώς επίσης, την
κα. Όλγα Μπορνόζη, διευθύνουσα σύμβουλο της Capital Link, και τον κ. Νίκο Μπορνόζη,
πρόεδρος της Capital Link.
Διαβάστε περισσότερα και δείτε φωτογραφίες στο newmoney.gr 
Ειδήσεις σήμερα:
Ο Τραμπ πρότεινε την πρώην παρουσιάστρια του FOX News Κίμπερλι Γκιλφόιλ για Πρέσβειρα
των ΗΠΑ στην Ελλάδα
Χωρίς σημαντικές βροχές οι επόμενες ημέρες - «Διαφωνία» μετεωρολόγων για τον καιρό των
Χριστουγέννων
Δρομολογούνται νομοθετικές παρεμβάσεις για την διευκόλυνση της μετάκλησης εργαζομένων
από τρίτες χώρες
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
 
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
 
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
 
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια».
 

https://www.daypress.gr/index.aspx?aid=613264&cid=10


https://www.amna.gr/

 Publication date: 11/12/2024 09:06

 Similar Stats ranking (Greece): 829

 link

Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Σταθεροποιήσαμε
την οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «Greek American Issuer Day»
στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς
δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των Ελληνικών αγορών κατά
τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι
εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell - καμπανάκι του
κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια».
Πηγή: ΑΠΕ - ΜΠΕ
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Χρ. Σταϊκούρας από Νέα Υόρκη: Σταθεροποιήσαμε την οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Πριν από 5 χρόνια υποσχεθήκαμε μειώσουμε χρέος και ανεργία»
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο - μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε τα εξής:
“Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί
πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα Ακτιο-Αμβρακία,
παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο των λεωφορείων
σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκης,
το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα
σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο
ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια.
- – ΜΠΕ
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Exarchou: Structural reforms and a change in the production model required
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Exarchou noted that the Greek government takes the market messages seriously and
acknowledged that Greece has succeeded in restoring the markets' confidence
Greece’s economy will continue to grow at least until the end of the decade, the president and
CEO of AKTOR Group, Alexandros Exarchou, said speaking at the 26th annual Capital Link
Invest in Greece Forum, held in New York. During a discussion with the CEO of Deloitte
Greece, Dimitris Koutsopoulos, on the next steps that the Greek economy must take, Exarchou
noted that the Greek government takes the market messages seriously and acknowledged that
Greece has succeeded in restoring the markets’ confidence.
However, he stressed the need for reforms and a change in the country’s production model,
while also speaking about the investments of 2 billion euros, which the AKTOR Group will
implement in the coming period in new fields, such as Real Estate and RES.
Exarchou noted that the main shareholders of the AKTOR Group and the new Attica Bank
have invested over 500 million euros in Greece over the last years in the construction and
banking sectors respectively, and described as a great success the fact that the Greek
government has managed to change the image and perception that exists internationally for its
economy, after ensuring government stability and implementing a pro-investment policy.
However, he pointed out the need to transform the economy towards a more productive and
extroverted growth model.
At the same time, Exarchou stressed the need to implement serious reforms in Greece, which
will address problems of the past, such as bureaucracy and delays in the administration of
justice, before we approach the debt service milestone in 2032, adding, at the same time, that
investors need speed and security.
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Χρ. Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Στουρνάρας: «Η κουλτούρα της πολιτικής συναίνεσης ενισχύει την προοπτική
ανάπτυξης»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στη σύγχρονη εποχή η διάκριση «Αριστερά – Δεξιά» φαντάζει μάλλον αναχρονιστική, τόνισε ο
Γ. Στουρνάρας μιλώντας στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα Υόρκη
Ειρήνη Χρυσολωρά
Υπέρ της δημιουργίας ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων, ώστε να εφαρμοστούν οι
απαραίτητες μεταρρυθμίσεις και να βελτιωθεί η διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα της χώρας,
τάχθηκε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννης Στουρνάρας σε ομιλία του στην
εκδήλωση του Capital Link στη Νέα Υόρκη, κατά την τελετή βράβευσής του.
Εχοντας βιώσει από πρώτο χέρι τις συνέπειες της απουσίας συναίνεσης, από τις θέσεις που
κατείχε κατά τη διάρκεια των μνημονίων, ο κ. Στουρνάρας επέλεξε να αναδείξει στη χθεσινή
ομιλία του το στοιχείο αυτό, σημειώνοντας πως στη σύγχρονη εποχή η διάκριση «Αριστερά –
Δεξιά» φαντάζει μάλλον αναχρονιστική και «η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων
και λαϊκιστικών πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην Ελλάδα με την κατάρρευση του
δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών σχηματισμών το 2012». Τόνισε ότι
όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές και η ευημερία.
Προειδοποίησε ότι ενδεχόμενη μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο τοπίο
στην Ελλάδα, ανάλογη με τις εξελίξεις που σημειώνονται σε ευρωπαϊκό επίπεδο, θα έχει
καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια
μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση.
Εκτίμησε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα, έχοντας βιώσει ακριβώς αυτή την
κρίση, αναγνωρίζουν την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας ως αυτονόητους πυλώνες. «Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια μοναδική ευκαιρία για την
καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας», είπε. Κατονόμασε δε ως πεδία
εφαρμογής μιας τεκμηριωμένης συναινετικής πολιτικής, στη βάση δοκιμασμένων λύσεων, την
αντιμετώπιση της φοροδιαφυγής, της ανομίας και ατιμωρησίας, την παιδεία, τη δικαιοσύνη.
Προηγουμένως είχε μιλήσει για success story της ελληνικής οικονομίας, αλλά και για τις
οικονομικές προκλήσεις που έχει μπροστά της:
– Η σημαντικότερη είναι το μεγάλο έλλειμμα του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών, 6,2% του
ΑΕΠ το 2023. Η κυριότερη αιτία γι’ αυτό, είπε ο κ. Στουρνάρας, είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται
σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών,
παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών.
– Οι επενδύσεις, παρά την ανάκαμψη των τελευταίων ετών, παραμένουν χαμηλότερες από τον
μέσο όρο της Ε.Ε. (15,2% του ΑΕΠ έναντι 22% το 2023).
– Μια σειρά από φιλόδοξες μεταρρυθμίσεις πρέπει εξάλλου να εφαρμοστούν για να
εξαλειφθούν διαρθρωτικές αδυναμίες, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης,
η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
– Η ανθεκτικότητα του τραπεζικού τομέα πρέπει να ενισχυθεί, με ποσοτική και ποιοτική
βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών.
Ο κ. Στουρνάρας βραβεύτηκε από το Capital Link για την εξαιρετική προσφορά του στην
Ελλάδα και στην Ευρώπη. Μεταξύ άλλων, αναγνωρίσθηκε η καθοριστική συνεισφορά του στην
παραμονή της Ελλάδας στο ευρώ και στην επιστροφή της στην οικονομική ανάπτυξη και
ευημερία.
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Χρ. Σταϊκούρας από Νέα Υόρκη: Σταθεροποιήσαμε την οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Capital Link Forum – Ν. Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο…
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πηγή: capital.gr
Η επιχείρηση 21 ADMEDIA MIKE ως δικαιούχος του ισοτόπου formedia.gr δηλώνει ότι είναι
συμμορφωμένη με τη σύσταση (Ε.Ε.) 2018//334 της επιτροπής της 1/3/2018 σχετικά με μέτρα
για την αποτελεσματική αντιμετώπιση του παράνομου περιεχομένου στο διαδίκτυο.
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Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι είπε ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών στην ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK
AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών
του Συνεδρίου δήλωσε τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο
τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον
οδικό άξονα Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε
σημαντικά το στόλο των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα
παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας.
Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο
τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για
όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια»
Πηγή: ΑΠΕ
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Τράπεζες: Περνούν στην αντεπίθεση με “όπλο” τα νέα δάνεια
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ISTOCK
ΚΩΣΤΑΣ ΠΑΠΑΓΡΗΓΟΡΗΣ
Με όπλο την πιστωτική επέκταση ετοιμάζονται στα τραπεζικά επιτελεία να επιχειρήσουν την
αναστροφή του αρνητικού κλίματος που δημιουργεί η συνεχιζόμενη κυβερνητική πίεση για τις
χρεώσεις και τις προμήθειες και η αυξανόμενη κριτική από την πραγματική οικονομία για
συνθήκες πιστωτικής ασφυξίας.
Σηματωρός σε αυτή την προσπάθεια τέθηκε χθες ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου όπου μιλώντας 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα
Υόρκη τόνισε χαρακτηριστικά ότι το εγχώριο πιστωτικό σύστημα έχει χορηγήσει από τις αρχές
του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5 δισ.
ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, συνέχισε ο κ. Μεγάλου και τόνισε ότι «εμείς στην Πειραιώς
είμαστε βασικός εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την
οικονομική πρόοδο της χώρας».
Η Τράπεζα Πειραιώς έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να
υπερβεί τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον,
χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη
νέα περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του
Ελληνικού, καθώς και την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο
έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας.
Ειδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, ο κ. Μεγάλου επεσήμανε ότι, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Στόχος για νέα δάνεια 10 δισ. το 2025
Η επικοινωνιακή αυτή στρατηγική των τραπεζών δομήθηκε με αφορμή την δημοσίευση των
οικονομικών αποτελεσμάτων του εννεαμήνου και έκ τοτε σε κάθε δημόσια τοποθέτηση τους οι
Έλληνες τραπεζίτες ρίχνουν το βάρος στην χρηματοδότηση της οικονομίας για τα επόμενα
χρόνια.
Όπως άλλωστε δήλωσαν οι Έλληνες τραπεζίτες στους επενδυτές, στο πρόσφατο ελληνικό
επενδυτικό συνέδριο που διοργάνωσε στο Λονδίνο η Morgan Stanley σε συνεργασία με το
Χρηματιστήριο Αθηνών, οι τράπεζες έχουν στόχο για νέα δάνεια ύψους 10 δισ. ευρώ το 2025.
Η καθαρή πιστωτική επέκταση για το 2024 θα ξεπεράσει τα 6 δισ. ευρώ για τις τέσσερις
συστημικές τράπεζες, καθώς στο 9μηνο Ιανουαρίου- Σεπτεμβρίου 2024, σε επίπεδο ομίλων, οι
τέσσερις συστημικές τράπεζες εμφάνισαν σωρευτικά αύξηση ενήμερων δανείων κατά 5,7 δισ.
ευρώ. (Πειραιώς 1,9 δισ. ευρώ, Eurobank 1,8 δισ. ευρώ, Alpha Bank 1,1 δις. και Εθνική
Τράπεζα 0,9 δισ. ευρώ).
Οι διοικήσεις των τραπεζών αναθεώρησαν για το υπόλοιπο του έτους την πιστωτική επέκταση
η οποία θα μπορούσε να κυμανθεί σε επίπεδα μεταξύ 7 με 8 δισ. ευρώ.
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Στα τραπεζικά επιτελεία κυριαρχεί η εκτίμηση ότι η Ελλάδα έχοντας λάβει 15 δισ. ευρώ
περίπου από τα διαθέσιμα κεφάλαια ύψους 36 δισ. ευρώ του Μηχανισμού Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας (RRF), η χρησιμοποίηση των υπόλοιπων κεφαλαίων κατά τα επόμενα τρία έτη
αποτελεί καταλύτη για επενδύσεις και αναμένουν ισχυρό εταιρικό πιστωτικό κύκλο της τάξης
του 8% ετησίως για το διάστημα 2023-2026.
Ισχυρός σύμμαχος σε αυτή την προσπάθεια είναι η αναβάθμιση της πιστοληπτικής ικανότητας
του δημοσίου που αναβαθμίζει και το αξιόχρεο των τραπεζών, οι οποίες θα μπορούν να
δανείζονται με πιο χαμηλά επιτόκια. Σημειώνεται άλλωστε ότι όλες οι ελληνικές τράπεζες έχουν
αναβαθμιστεί σε επενδυτική βαθμίδα και μάλιστα δύο κλίμακες πάνω από το ελάχιστο
όριο.ω«Ο φθηνότερος δανεισμός για τις τράπεζες σημαίνει εξίσου φθηνός δανεισμός και για
επιχειρήσεις και νοικοκυριά» σημειώνει υψηλόβαθμη τραπεζική πηγή.
Τέλος, και οι δείκτες ρευστότητας των τραπεζών υπερβαίνουν κατά πολύ τα ελάχιστα
απαιτούμενα όρια καθώς οι καταθέσεις των ιδιωτών βρίσκονται σε συνεχή ανοδική πορεία μετά
το 2019 όπου από τα 143 δισ. ανέρχονται σήμερα σε 194 δισ., αυξημένες κατά περίπου 50
δισ. η ύπαρξη πλεονάσματος σε καταθέσεις και άφθονη ρευστότητα επιβεβαιώνεται και από
τον λόγο δανείων προς καταθέσεις στο τέλος του 2023 όπου διαμορφώθηκε στο 67,2%,
δηλαδή πολύ κάτω της μονάδας.
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street- Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης και το «Capital Link Invest Forum»
οργάνωσαν την εκδήλωση «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στη Νέα Υόρκη, τιμώντας την
Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς, με Ελληνοαμερικανικές εταιρείες να
χτυπούν το "Closing Bell".
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
Ακολουθήστε το Skai.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα ΡΟΗ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Tο Ποντίκι Web
TΟ ΠΟΝΤΙΚΙ WEB
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street- Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Σταϊκούρας-Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης: "Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την
ελληνική οικονομία"
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY»
Ο Χρηστος Σταϊκούρας, συμμετείχε σε τιμητική εκδήλωση για τους επιχειρηματικούς δεσμούς
Ελλαδας-ΗΠΑ στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, είπε ο Χ. Σταϊκούρας
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης ο Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε
την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Voria.gr
11/12/2024
07:57
«Το 2019 είχα υποσχεθεί εκ μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει.
Και επέστρεψε», είπε ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών από τη Wall Street
Στην τιμητική εκδήλωση για τους επιχειρηματικούς δεσμούς Ελλαδας-ΗΠΑ στο Χρηματιστήριο
της Νέας Υόρκης μετείχε ο Χρηστος Σταϊκούρας.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Capital Link Forum: Στα χρώματα της Ελλάδας «ντύθηκε» η Wall Street – Σταϊκούρας και
Τσάκος χτύπησαν το Closing Bell (pics)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με τη φετινή εκδήλωση που διοργάνωσε, όπως κάθε χρόνο, η Capital Link, συμπληρώνονται
20 έτη που τιμάται η χώρα μας από το μεγαλύτερο χρηματιστήριο στον κόσμο
Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε για ακόμα μια φορά στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, στo
 πλαίσιο της ειδικής εκδήλωσης του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο
«Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade» που πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα 9
Δεκεμβρίου. Όπως κάθε χρόνο, το NYSE  -New York Stock Exchange, σε συνεργασία με
την Capital Link, διοργάνωσαν για 20o συναπτό έτος, την ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK
AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και
τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των ελληνοαμερικανικών
και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι ελληνοαμερικανικές και ελληνικών
συμφερόντων εταιρείες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν
το «Closing Bell» (καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών) χθες Τρίτη, 10 Δεκεμβρίου 2024.
Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, Δρ. Νίκος Τσάκος, Χρήστος Σταϊκούρας
Αξίζει να σημειωθεί ότι, με την πολύτιμη συμβολή του προέδρου της Capital Link, κ. Νίκου
Μπορνόζη, και της διευθύνουσας συμβούλου, κας Όλγας Μπορνόζη, η ειδική αυτή εκδήλωση
διοργανώνεται εδώ και 20 χρόνια και η Ελλάδα είναι η μοναδική χώρα που τιμάται επί τόσα έτη
στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης.
Αυτή τη φορά, το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President &
CEO της TEN Ltd. και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός
Υποδομών & Μεταφορών,  πλαισιωμένοι από την κα Tara Dziedzic, Head of US Listings –
NYSE, τον κ. Παναγιώτη Τσάκο -Tsakos Energy Navigation, τους  εκπροσώπους της ελληνικής
κυβέρνησης, κα  Αικατερίνη Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, κα Αλεξάνδρα
Σδούκου, υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, καθώς και εκπροσώπους των ακόλουθων
εισηγμένων στο NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis, Vice President Ameresco
Inc.,  κα. Anamaria Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc.,  κ. Ted Xenohristos, Co-
Founder & Chief Concept Officer of CAVA Group, Inc., κ. Peter Hadjipateras, Chief
Information, Security And Sustainability Officer- Dorian LPG, κ. Ted Petrone, Vice Chairman
of NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P. ),  καθώς επίσης, την κα. Όλγα Μπορνόζη,
διευθύνουσα σύμβουλο της Capital Link, και τον κ. Νίκο Μπορνόζη, πρόεδρος της Capital Link.
Η ελληνική αντιπροσωπεία με εκπροσώπους ελληνικών εισηγμένων στο NYSE έξω από το
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
Πριν την τελετή του Closing Bell πραγματοποιήθηκε ειδική εκδήλωση προς τιμήν της Ημέρας
της Ελλάδας στο NYSE, κατά την οποία η κα Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE
καλωσόρισε  την Ελληνική Αντιπροσωπεία και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες. Ακολούθησε
ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων για τη συμπλήρωση 20 χρόνων που τιμάται η Ελλάδα με το
«GREEK AMERICAN ISSUER DAY», ενώ στις σύντομες ομιλίες τους ο υπουργός Υποδομών
& Μεταφορών, κ. Σταϊκούρας, ανέφερε ότι πρώτη φορά είχε χτυπήσει το καμπανάκι
κλεισίματος το 2019. Από τότε η Ελλάδα, όπως είπε, κατέγραψε αξιοσημείωτη πρόοδο, ενώ
συντελέστηκε και σειρά σπουδαίων έργων στον κλάδο των υποδομών, με τελευταία και πιο
σημαντική, την παράδοση προ ολίγων ημερών, του Μετρό της Θεσσαλονίκης.
Από την πλευρά του, ο Δρ. Νίκος Τσάκος μνημόνευσε την εισαγωγή της TEN Ltd. στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης το 2002. Σημειώνεται ότι ήταν η πρώτη ελληνική εταιρεία που
μπήκε στο NYSE  -New York Stock Exchange.
Ολγα και Νίκος Μπορνόζης
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Διαβάστε ακόμη
TeamViewer: Εξαγόρασε την 1E της Carlyle Group έναντι $720 εκατ.
Πόθεν έσχες: Η προθεσμία για τις δηλώσεις 2022-2023 – Σε λειτουργία η πλατφόρμα
Thames Water: Τα μετρητά τελειώνουν το χρέος μεγαλώνει
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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45°C Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: Καταφέραμε
να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης ο Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε
την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NEWSROOM IEFIMERIDA.GR
11/12/2024  07:15
Στην τιμητική εκδήλωση για τους επιχειρηματικούς δεσμούς Ελλαδας-ΗΠΑ στο Χρηματιστήριο
της Νέας Υόρκης μετείχε ο Χρηστος Σταϊκούρας.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, είπε ο Χ. Σταϊκούρας
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια».
Διαβάστε επίσης: AKTOR-Εξάρχου: Ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού
μοντέλου
Tags: Tsakos Energy NavigationWALL STREET ΧΡΗΜΑΤΙΣΤΗΡΙΟ ΝΕΑΣ ΥΟΡΚΗΣΑλεξάνδρα
ΣδούκουΧρήστος Σταϊκούρας
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ΗΠΑ: Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street- Σταϊκούρας: «Καταφέραμε
να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε τα εξής:
“Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί
πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα Ακτιο-Αμβρακία,
παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο των λεωφορείων
σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκης,
το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα
σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο
ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια.
ΟικονομίαΧρήστος Σταϊκούρας
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Χρ. Σταϊκούρας από Νέα Υόρκη: Σταθεροποιήσαμε την οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα όσα έχει πετύχει η κυβέρνηση από το 2019 στο οικονομικό πεδίο επεσήμανε ο υπουργός
Υποδομών
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. 
Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο
τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για
όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια.
Σχετικά Άρθρα
Ν. Κεραμέως: «Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις»
 10/12/2024 15:12
Χ. Σταϊκούρας στο Capital Link Forum: «Προτεραιότητες για την ισχυροποίηση του ρόλου της
Ελλάδας»
 10/12/2024 09:26
Πρόσκληση Κ. Μητσοτάκη σε επενδυτές - Τι είπε στο Capital Link Forum
 10/12/2024 09:19
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
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Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. 
Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο
τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για
όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια.
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Ελληνικό άρωμα στη Wall Street: Εκδήλωση για τους ισχυρούς δεσμούς στο
ελληνοαμερικανικό επιχειρείν
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: «Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια».
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Επιτυχημένη διοργάνωση του GREEK AMERICAN ISSUER DAY στο Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το “Capital Link Invest Forum”
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο “GREEK AMERICAN ISSUER
DAY” στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
“Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών” του NYSE-New York Stock
Exchange.Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών
Χρήστος Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και ο ιδρυτής &
Διευθύνων Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος
Τσάκος.”Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα
υποσχεθεί εκ μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε.
Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος
και την ανεργία” ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.Ο κ. Σταϊκούρας
μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε τα εξής:
“Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί
πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα Ακτιο-Αμβρακία,
παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο των λεωφορείων
σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκης,
το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα
σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο
ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια.
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Σταϊκούρας: Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές
για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια»
NewsRoom Χρήστος Σταϊκούρας «Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά
ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα
επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να
μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία» δήλωσε χθες από τη Νέα Υόκρη ο υπουργός
υποδομών και Μεταφορών, Χρ. Σταϊκούρας.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου του
Capital Link δήλωσε τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο
έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό
άξονα Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το
στόλο των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το
μετρό στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε.
Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας
να παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε
όλη την επικράτεια.
Στην ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της
Νέας Υόρκης,  στο πλαίσιο του«Capital Link Invest Forum»  οι Ελληνοαμερικανικές και
Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
χτύπησαν το «Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York
Stock Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
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Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Σχετικά Tags
Χρήστος Σταϊκούρας ελληνική οικονομία Wall Street
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Μονάδες αφαλάτωσης: Υποψήφια Λαύριο & Άσπρα Σπίτια για να μην διψάσει η Αττική
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Το Λαύριο και τα Άσπρα Σπίτια συγκαταλέγονται στις τρεις περιοχές που εξετάζει η κυβέρνηση
για την εγκατάσταση μεγάλων μονάδων αφαλάτωσης, αν τελικά ληφθεί απόφαση κατασκευής
τέτοιων μονάδων, με στόχο την ενίσχυση της υδατικής επάρκειας και την κάλυψη των
αυξανόμενων αναγκών της Αττικής σε νερό. Οι δύο αυτές περιοχές προκρίνονται λόγω της
στρατηγικής τους θέσης, καθώς κρίσιμο κριτήριο για την επιλογή τους είναι η εγγύτητα, είτε με
τους καταναλωτές, είτε με τα δίκτυα διανομής νερού (Άσπρα Σπίτια), όπως το κανάλι που
φέρνει νερό από τον Μόρνο προς την Αττική. Όπως επισημαίνουν πηγές στο energygame.gr, η
χωροθέτηση σε απομακρυσμένα σημεία θα αύξανε σημαντικά το κόστος μεταφοράς,
καθιστώντας τα έργα οικονομικά ασύμφορα.
Στην επιλογή των τοποθεσιών για τις μονάδες αφαλάτωσης, κρίσιμος παράγοντας είναι η
εγγύτητα με δίκτυα μεταφοράς ηλεκτρικού ρεύματος λόγω της υψηλής ενεργειακής
κατανάλωσης. Όπως ανέφερε χθες ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΕΥΔΑΠ, Χάρης Σαχίνης, κατά
τη διάρκεια του 26ου Capital Link Forum, η αφαλάτωση αποτελεί μια ακριβή λύση, με το
κόστος παραγωγής να ανέρχεται στα 85 σεντς ανά κυβικό μέτρο νερού, συγκριτικά με τα 55
σεντς που είναι το κόστος επεξεργασίας σήμερα.
Με δεδομένο ότι οι μονάδες αυτές καταναλώνουν μεγάλες ποσότητες ηλεκτρικής ενέργειας,
θεωρείται σχεδόν βέβαιο πως η κατασκευή τους θα συνδυαστεί με συμφωνίες προμήθειας
πράσινης ενέργειας, ώστε να μειωθεί το περιβαλλοντικό αποτύπωμα και να διασφαλιστεί η
οικονομική βιωσιμότητά τους. Ως αποτέλεσμα, εκτός από την ΕΥΔΑΠ, ενδιαφέρον για την
ανάπτυξη και τη λειτουργία των μονάδων αφαλάτωσης εκφράζουν -σύμφωνα με πληροφορίες-
και οι τέσσερις μεγάλοι ενεργειακοί όμιλοι της χώρας.
Σε αυτό το στάδιο, η περιβαλλοντική αδειοδότηση αποτελεί κρίσιμο σημείο για την υλοποίηση
των μονάδων αφαλάτωσης. «Κάθε έργο αφαλάτωσης απαιτεί την εκπόνηση Μελέτης
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΜΠΕ), η οποία αξιολογεί τις δυνητικές επιπτώσεις στο
περιβάλλον και καθορίζει τα απαραίτητα μέτρα μετριασμού. Η διαδικασία αυτή διασφαλίζει ότι
οι μονάδες θα λειτουργούν με σεβασμό στο περιβάλλον, τηρώντας τις σχετικές νομοθετικές
διατάξεις και προωθώντας τη βιώσιμη ανάπτυξη», σχολιάζουν πηγές με γνώση του θέματος.
Επί του παρόντος, στο επίκεντρο τίθεται η επιτάχυνση των διαδικασιών ωρίμανσης των έργων
και η έναρξη των διαγωνισμών. Στόχος είναι να μειωθεί ο χρόνος που απαιτείται για την
προετοιμασία των δημοπρατήσεων και την έναρξη των έργων, προκειμένου να αποφευχθούν
καθυστερήσεις που θα μπορούσαν να οδηγήσουν σε κρίσεις υδατικής επάρκειας στο μέλλον.
«Αν εφησυχάσουμε, θα το βρούμε μπροστά μας, πολύ σύντομα», προειδοποιούν.
«Μικρή ανάσα» οι πρόσφατες βροχοπτώσεις
Η πρόσφατη αύξηση της κατανάλωσης νερού στην Αττική ανέδειξε με έντονο τρόπο τη
σοβαρότητα της κατάστασης, παρά τις βροχοπτώσεις που σημειώθηκαν. Όπως επισημαίνουν
πηγές με γνώση του ζητήματος, η παρατεταμένη ανομβρία περιόρισε δραστικά τις εισροές
νερού στους ταμιευτήρες, ενώ ταυτόχρονα παρατηρήθηκε σημαντική αύξηση της
κατανάλωσης, η οποία σε ορισμένους μήνες έφτασε σε διψήφια ποσοστά. Η πρωτοφανής αυτή
άνοδος αποδίδεται σε διάφορους παράγοντες, όπως η αυξημένη φροντίδα κήπων και
πράσινων εκτάσεων λόγω της ανομβρίας, η έντονη τουριστική δραστηριότητα που αύξησε τις
ανάγκες σε νερό, και η μεταφορά Αφρικανικής σκόνης, η οποία προκάλεσε επιπλέον ανάγκες
καθαρισμού. Ακόμη και τον Νοέμβριο, παρά τις βροχοπτώσεις, η κατανάλωση σημείωσε
αύξηση κατά +6%, γεγονός που υπογραμμίζει τη σοβαρότητα της κατάστασης. Παρά τη μικρή
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ανάσα που προσφέρουν οι πρόσφατες βροχοπτώσεις, επαρκώντας για μόλις «δέκα επιπλέον
ημέρες» υδατικής επάρκειας, η γενικότερη εικόνα παραμένει ανησυχητική. Η πραγματική
αποτίμηση της κατάστασης αναμένεται την άνοιξη, μετά την ολοκλήρωση της περιόδου των
χιονοπτώσεων. Ωστόσο, όπως τονίζεται, ο εφησυχασμός πρέπει να αποφευχθεί, καθώς
ενδέχεται να οδηγήσει σε σοβαρές κρίσεις στο άμεσο μέλλον.
Τέλος, σημειώνεται πως η Ελλάδα διαθέτει ήδη παρουσία διεθνών «παικτών» στον τομέα των
αφαλατώσεων. «Η χώρα διαθέτει το επιστημονικό και τεχνικό δυναμικό για να σχεδιάσει και να
υλοποιήσει τα έργα αυτά, ώστε να διασφαλιστεί η επάρκεια νερού για τις επόμενες γενιές»,
καταλήγουν οι πηγές.
Οι άλλες λύσεις
Το υδατικό έλλειμμα της Αττικής υπολογίζεται σήμερα στα 225 εκατομμύρια κυβικά μέτρα
νερού. Για τη μείωση αυτού του ελλείμματος κατά 75 εκατομμύρια κυβικά μέτρα, η ΕΥΔΑΠ έχει
ήδη προχωρήσει σε ενεργοποίηση γεωτρήσεων στη Μαυροσουβάλα Ωρωπού και σε άντληση
νερού από την Υλίκη, ενώ σχεδιάζει να προσθέσει νέες γεωτρήσεις στον μέσο ρου του
Βοιωτικού Κηφισού. Παρά τις προσπάθειες αυτές, η Αττική, υπό τις παρούσες συνθήκες
ανομβρίας, διαθέτει υδατικά αποθέματα επαρκή για μόλις τέσσερα ακόμη χρόνια.
Διαβάστε περισσότερα στο energygame.gr
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don't even ask don't even ask don't even ask don't even ask Η Δαμασκός και
ο…Αγγελομάτης, τα αιολικά πάρκα, νέες εστίες ανατιμήσεων, Χιλή, Γκάνα και Metlen,
ο…εθνικός real estate developer, “ισχυρά χέρια” σε Intralot, Εξάρχου από NY,
συνεχίζουν στην Alumil και πιο κοντά στο 2ο placement (Helleniq Energy) don't even
ask
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
*Αυτή την φορά είναι αλλιώς, επελαύνουν τα ισραηλινά στρατεύματα προς την Δαμασκό. Όλο
και περισσότεροι-έγκριτοι- γεωπολιτικοί αναλυτές σημειώνουν πως η αναδιάταξη της
ευρύτερης Μέσης Ανατολής ενεργοποιήθηκε με την εισβολή της Χαμάς, ξημερώματα 7ης
Οκτωβρίου 2023. Έκτοτε, οι εξελίξεις είναι ραγδαίες, με τον  Benjamin Netanyahu σε ρόλο
Clarence Leroy “Lee” Van Cleef, Jr.- ο γνωστός Αγγελομάτης- στο κλασικό Il buono, il brutto e
il cattivo του Sergio Leone. Kαι το περιορίζω, εδώ.
*Μετά την εκλογή Trump, η Ευρώπη αρχίζει να βλέπει τα όρια επέκτασης των αιολικών
πάρκων μετά από μια δεκαετία εκρηκτικής ανάπτυξης, σημειώνει ρεπορτάζ του Bloomberg.
Αυτό μπορεί να φανεί πιο έντονα σε χώρες που κινήθηκαν γρήγορα για να χτίσουν
χωρητικότητα. Κράτη, όπως η Δανία και η Σουηδία αρχίζουν να «χτυπούν τοίχο», καθώς οι
τιμές της ενέργειας και τα κίνητρα πέφτουν πολύ χαμηλά για να κάνουν τις επενδύσεις να
αξίζουν τον κόπο. Τελευταίο παράδειγμα είναι μια δημοπρασία της κυβέρνησης της Δανίας για
υπεράκτια αιολική ενέργεια, που δεν κατάφερε να προσελκύσει προσφορές. Και να σκεφτεί
κάποιος πως, η Ursula Gertrud von der Leyen βιάστηκε να διορίσει Επίτροπο Ενέργειας τον
Δανό, Dan Jannik Jørgensen. Απ’ ότι βλέπω, η Γερμανίδα χρειάστηκε 6 μήνες για να
συγκροτηθεί σώμα στις Βρυξέλλες, αλλά με την επέλαση του 47ου προέδρου των ΗΠΑ έχει
αρχίσει να υπαναχωρεί, να αλλάζει πρόσωπα και θέσεις. Θα ήθελα να ήμουν από μία μεριά,
στην πρώτη συνάντηση των 2. Ουδεμία σχέση με την θερμότητα μεταξύ Giorgia Meloni & Elon
Musk. Με εννοείτε…
*Ανακοινώνονται στοιχεία, δείκτη τιμών καταναλωτή Νοεμβρίου, στις ΗΠΑ.
*Στα καθ’ ημάς: Πληθωρισμός 2,4% το Νοέμβριο με νέες εστίες ανατιμήσεων. Μειώσεις
καταγράφονται σε ορισμένα είδη διατροφής, με τον μέσο δείκτη στο 0,6%. Ταυτόχρονα όμως
τρέχουν αυξήσεις 7,2% στην ένδυση-υπόδηση, 14% στα ασφάλιστρα υγείας, 11,9% στα
ξενοδοχεία και… 34,9% στα αεροπορικά εισιτήρια. Σε ρόλο…αξιωματικής αντιπολίτευσης η
ακρίβεια, ποιο ΠΑΣΟΚ/ΚΙΝΑΛ. Επικρατέστερος για ΠΘ ο Κανένας, ποιος Κ.Μ. Έχουν αλλάξει
3 υπουργοί, αλλά η ακρίβεια επίμονη. Τάκης Θεοδωρικάκος: Από τους χαμηλότερους στην ΕΕ
ο πληθωρισμός τροφίμων «Στη δική μας αντίληψη οι νόμοι είναι νόμοι, ισχύουν για όλους”.
Ο.Κ, ότι πείτε…
*Από νωρίς χθες (που γράφαμε την DeA) αναφερθήκαμε στο όνομα του Μιχαήλ Αργυρού, για
διάδοχο του Αλέξη Πατέλη. Διάβασα, δεξιά-αριστερά αρκετές “αγιογραφίες” για τον
απερχόμενο, Ο.Κ, ότι πείτε…
*Σήριαλ έγινε το θέμα των κυβερνητικών παρεμβάσεων στις τράπεζες, διαρροές επί διαρροών
και αναλύσεις επί αναλύσεων. Επιμένουν ότι η κυβέρνηση εστιάζει στην αύξηση του
ανταγωνισμού.
*Mου λένε πως, στην κυβέρνηση σκέφτονται να δώσουν επιπλέον κίνητρα σε τρίτες εταιρείες
να δίνουν χορηγήσεις. Θα μπορούσε αυτόν τον ρόλο να τον διαδραματίσουν ΟΤΕ και ΔΕΗ.
Αμφότεροι οι όμιλοι εφαρμόζουν (περίπου) σχετικές πρακτικές. Η ΔΕΗ λ.χ. μέσω της
“Κωτσόβολος”
*Πως το’ χε πει ο Καραμανλής (ο Κωνσταντίνος) “ποιος κυβερνά αυτή την χώρα…”. Αλλά και
από την πλευρά της κυβέρνησης, τόσος θόρυβος για το αυτονόητο, ήμαρτον. Από την
τροπολογία που κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ/ΚΙΝΑΛ, ίσως το μόνο που στέκει είναι η απαγόρευση
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χρεώσεων που έχουν κριθεί καταχρηστικές. Τα υπόλοιπα, στην πλειονότητά τους, ασκήσεις
επί χάρτου.
*Το είδα και αυτό, ανεξαρτητοποιείται και αποχωρεί από τον ΣΥΡΙΖΑ, η Ράνια Θρασκιά. Πως
το λέει ο Δημήτρης Κουτσούμπας (στους Luben), “Aυτοί είστε…”. Βρε, τι ζούμε.
*Δύο νέα έργα στη Χιλή ολοκλήρωσε η Metlen, στα 588MW η συνολική παραγωγή από ΑΠΕ.
Τα φωτοβολταϊκά πάρκα Tocopilla και Tamarico, τα οποία εγκαινιάστηκαν την προηγούμενη
εβδομάδα παρουσία εθνικών και τοπικών αρχών της Χιλής, αποτελούν μέρος ενός
χαρτοφυλακίου συνολικής επένδυσης ύψους 460 εκατομμυρίων δολαρίων. Και μιας ο λόγος
για τη Metlen, άκρως κατατοπιστικό-και προωθημένο- το άρθρο/ανάλυση του Βασίλη Κώτση,
για το σχέδιο της διοίκησης για βωξίτη στην Γκάνα και την κρίσιμη στήριξη της ΕΕ. Στο
businessdaily. Από τους old school του κλάδου ο Βασίλης, με ερευνητική ματιά και γνώση του
αντικειμένου. Και με βάση όσα αναφέρει σχετικά, τα 4,7 δισ. της Metlen είναι deep under value.
*Σήμερα στο ΧΑ, η εκδήλωση για το rebranding της ΕΧΑΕ. Ομιλητές Αλέξης Πατέλης, Γιάννος
Κοντόπουλος, Πέτρος Τζαννετάκης κ.α. Να υποθέσω πως, η πρόταση για συμμετοχή του Νο 2
του ομίλου Motor Oil, έγινε άνωθεν, μπας και γεφυρωθεί το χάσμα ΜΜ-Γρανιτένιου. Δεν
διορθώνονται, όμως έτσι. Ας πρόσεχαν οι της κυβέρνησης.
*Πουλά, νοικιάζει κ.λ.π η Lamda Development στο “Ελληνικό”. Εν τέλει, ο Σπύρος Λάτσης είναι
κάτι σαν…εθνικός real estate developer. 
*Διευθετούνται οι εκκρεμότητες με την εξαγορά του μεριδίου των Ιταλών στην Elpedison και τη
μεταβίβαση της ΔΕΠΑ στο Δημόσιο. Επιταχύνονται οι εξελίξεις για την επόμενη διάθεση
μετοχών της Helleniq Energy. Ανοίγει ο δρόμος για το δεύτερο placement της Helleniq Energy
από τους δύο βασικούς μετόχους της, μετά από τη χθεσινή εξαγορά της Elpedison και την
πρόσφατη τροπολογία που επιτρέπει τη μεταβίβαση του ποσοστού που έχει ο ελληνικός
όμιλος στη ΔΕΠΑ Εμπορίας.
*Είδα διάφορα για Intralot χθες, ε, όχι και hostile take over. Λίγο κράτει…απλά “ισχυρά χέρια”
επενδύουν στην εταιρεία- που απλά σε αυτή την φάση δεν θα ξεπεράσουν τοι όριο του 5% του
μ.κ. Όταν θελήσουν να εμφανιστούν θα υπερβούν το “κρίσιμο ποσοστό”. Η απάντηση είναι
στην είσοδο του Soohyung Kim στο δ.σ, αντικαθιστώντας τον Κωνσταντίνο Αντωνόπουλο.
*Tην πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και
το τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. Eνδιαφέρουσα η τοποθέτηση του, για το banking:
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο Εξάρχου σημείωσε ότι, παρά
τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει και
μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της οικονομίας
της. Σε αυτή την λογική η πρόσφατη αναφορά της DeA, για τις Συνεταιριστικές Ηπείρου και
Καρδίτσας. Στην πρώτη, όπως είχε αποκαλύψει η στήλη επίκειται συμφωνία για την είσοδο
στρατηγικού επενδυτή (θα εισφέρει περί τα 30 εκατ. ευρώ).
*Αυτά προσώρας…
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Τράπεζες-κυβέρνηση: Χαμένοι από τα... αποδυτήρια-Η «νέα ΕΛΙΑ» και τα
τζαρτζαρίσματα-O Στουρνάρας και η Οξφόρδη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
ΑΡΙΣΤΕΡΑ: Δεν πρόλαβε η στήλη να αποκαλύψει τις συζητήσεις παραγόντων για συνεργασία
ΣΥΡΙΖΑ-Νέας Αριστεράς στη Βουλή «τύπου ΕΛΙΑς» και άρχισαν οι… επιβεβαιώσεις.
Όπως η χθεσινή δήλωση του νέου εκπροσώπου Τύπου της Κουμουνδούρου Γιώργου
Καραμέρου (φωτ.): «Υπάρχει δυνατότητα να υπάρξει μια ισχυρή κοινοβουλευτική ομάδα της
σύγχρονης Αριστεράς, στο πλαίσιο του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, που θα έχει στην κοινωνία και στη Βουλή
τη θέση της αξιωματικής αντιπολίτευσης».
Προσέξτε διατύπωση: «ισχυρή κοινοβουλευτική ομάδα στο πλαίσιο του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ», όχι
επιστροφή της ΝΕ.ΑΡ. στον ΣΥΡΙΖΑ, όπως έλεγαν εσχάτως διάφοροι εντός και πέριξ της
Κουμουνδούρου.
Η συνεργασία «τύπου ΕΛΙΑ» (σ.σ. το πάλαι ποτέ ιταλικό μοντέλο συνεργασίας) ή «α λα Λαϊκό
Μέτωπο Γαλλίας» (για τους σύγχρονους), που περιγράψαμε τη Δευτέρα, ήταν αυτό που
φωτογράφισε ευκρινέστατα ο κ. Καραμέρος χθες: ένα συνεργατικό σχήμα που θα περιλαμβάνει
τους βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και βουλευτές της ΝΕ.ΑΡ. (όχι όλους…), ώστε ο αριθμός των
εδρών του να ξεπεράσει εκείνες του ΠΑΣΟΚ και να ξαναβρεθεί στη θέση της αξιωματικής
αντιπολίτευσης. Με τα δύο κόμματα να διατηρούν την κομματική τους αυτοτέλεια βεβαίως
βεβαίως, για το ονόρε της αυτόνομης πορείας.
Γράφαμε επίσης ότι από τη ΝΕ.ΑΡ. δεν θα ακολουθήσουν όλοι, διότι κάποιοι, 2-3, δεν θέλουν
ούτε οι ίδιοι αλλά ούτε είναι επιθυμητοί από την Κουμουνδούρου.  Αντίστοιχα, ελάχιστοι
στοιχηματίζουν στην ανέφελη παρουσία του Παύλου Πολάκη σ' ένα τέτοιο σχήμα, οπότε…
προσδεθείτε και αναμείνατε.
Ψυχραιμία και υπομονή: Όπως έχουμε ήδη επισημάνει, εάν οι συζητήσεις ευοδωθούν, τα
αποτελέσματα θα φανούν κάπου μέσα στην άνοιξη. Προς το παρόν, η πλευρά που πιέζεται
περισσότερο να πει το «ναι» είναι η ΝΕ.ΑΡ.: το 1-2% των δημοσκοπήσεων δεν επιτρέπει
πολλά τζαρτζαρίσματα...
 
ΤΡΑΠΕΖΕΣ: Το θέμα δεν είναι πλέον αν θα χάσουν έσοδα και κέρδη, αλλά πόσα. Κυβέρνηση
και αντιπολίτευση ομονοούν ότι έτσι πρέπει να γίνει (διαφωνούν στο... ύψος της επιβάρυνσης),
ενώ και η κοινή γνώμη αγανακτεί από κάποιες χρεώσεις, όχι τόσο διότι συνολικά τα «τραπεζικά
έξοδα» είναι δυσβάσταχτα, όσο διότι θεωρείται (σε πολλές περιπτώσεις δικαίως) ότι οι
χρεώσεις είναι υψηλές ως ποσοστό σε σχέση με την εκάστοτε συναλλαγή και το κόστος της για
την τράπεζα.
Εις βάρος των τραπεζών και η ψαλίδα των επιτοκίων μεταξύ χορηγήσεων και
καταθέσεων, που συνδυάζεται με χαμηλή δανειακή διείσδυση σε δάνεια προς «μικρούς», είτε
είναι ιδιώτες είτε επιχειρήσεις.
Το αν υπάρχουν λόγοι που συμβαίνουν αυτά δεν απασχολεί το μεγαλύτερο μέρος της κοινής
γνώμης, ούτε το αν πρέπει οι τράπεζες να δίνουν καλά μερίσματα στους επενδυτές και bonus
στα στελέχη τους.
Οπότε οι τράπεζες είναι χαμένες από τα… αποδυτήρια.
 
ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ: Χαμένη όμως μάλλον θα βγει και η κυβέρνηση, καθώς σήκωσε από καιρό το
θέμα χωρίς να έχει αποφασίσει τι θα κάνει (θυμίζουμε ότι όλα ξεκίνησαν με διαρροές για
έκτακτη φορολόγηση των τραπεζών). Οπότε βρέθηκε να «τρώει» τις προτάσεις της
αντιπολίτευσης τη μία πίσω απ' την άλλη, με τρόπο που βάζει «πήχη» και περιορίζει δραστικά
τον βαθμό (πολιτικής) ελευθερίας της.
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Χαρακτηριστικό των άτεχνων χειρισμών της είναι ότι γύρισε μόνη της το θέμα από τη
φορολόγηση σε απροσδιόριστες νομοθετικές παρεμβάσεις για επιτόκια και προμήθειες, και
πάλι χωρίς έχει ήδη αποφασίσει τι ακριβώς θα κάνει.
Οπότε χθες το ΠΑΣΟΚ έβγαλε δική του αναλυτική τροπολογία για προμήθειες και επιτόκια, την
οποία κατέθεσε στη Βουλή, πριν καταφέρει η κυβέρνηση να κατασταλάξει σ' ένα σχέδιο.
Παράλληλα, ο Νίκος Ανδρουλάκης έσπευσε να τρολάρει το Μαξίμου με ανάρτηση στο TikTok.
Το λες και αυτογκόλ…
Κι επειδή δεν περιμένουμε ότι ξαφνικά ο Μητσοτάκης θα διακινδυνεύσει το επενδυτικό κλίμα
που καλλιέργησε επί χρόνια, αλλάζοντας δραστικά το τοπίο στα τραπεζικά κέρδη του 2025 και
των επομένων ετών (αφού πρώτα μοσχοπουλήθηκε το ποσοστό των τραπεζών που είχε το
κράτος), θα βρεθεί στο τέλος να κατηγορείται ότι «ώδινεν όρος και έτεκεν μυν».
Θυμίζουμε ότι η αρχική πρόταση του ΠΑΣΟΚ ήταν για φόρο 5% στα κέρδη των τραπεζών, με
τις τέσσερις μεγάλες να έχουν ήδη από το 9μηνο σχεδόν 3,5 δισ. κέρδη. Τα της χθεσινής
τροπολογίας δεν είχαμε τρόπο να τα κοστολογήσουμε.
 
ΤΡΑΠΕΖΕΣ-ΕΝΦΙΑ: Ενδεχόμενος διπλασιασμός του συντελεστή ΕΝΦΙΑ επί των οικιστικών
ακινήτων που έχουν στο στοκ των ανακτηθέντων οι τράπεζες θα επέφερε, σύμφωνα με
αναλυτές, επίπτωση της τάξης των 10 εκατ. ευρώ ετησίως για κάθε μία εκ των συστημικών.
Με 30% αύξηση του συντελεστή, όπως διαδίδεται και γράφεται, η επίπτωση φτάνει στα 3 εκατ.
ευρώ ανά τράπεζα.
 
AHOLD DELHAIZE: Η «μαμά» της ΑΒ Βασιλόπουλος ενισχύει το αποτύπωμά της στη
Ρουμανία. Ανακοίνωσε, με δόξα και τιμή, ότι οι ρουμανικές ρυθμιστικές αρχές ενέκριναν την
εξαγορά της Profi, που λειτουργεί 1.751 καταστήματα και που το δωδεκάμηνο έως τον Ιούνιο
του 2024 εμφάνισε πωλήσεις 2,7 δισ. ευρώ.
Η εξαγορά θα μεγαλώσει την υφιστάμενη ρουμανική επιχείρηση της Ahold Delhaize, η οποία
λειτουργεί υπό το εμπορικό σήμα Mega Image και διαθέτει 977 καταστήματα, κυρίως σε
αστικές περιοχές.
Τώρα, αν διερωτάστε γιατί η «μαμά» της ΑΒ Βασιλόπουλος επενδύει στη Ρουμανία, την
απάντηση τη δίνει ο Claude Sarrailh, διευθύνων σύμβουλος Ahold Delhaize Europe &
Indonesia. Όπως λέει: «η Ρουμανία είναι μια ελκυστική αγορά, με συνεχή αύξηση του δημόσιου
πλούτου και της αγοραστικής δύναμης».
 
ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ: Τα περιστατικά που τον οδήγησαν στο ελληνικό πολιτικό σκηνικό, παρά το
σχέδιο να καταστεί κάτοικος… Οξφόρδης, περιέγραψε ο κεντρικός τραπεζίτης μιλώντας στο
συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Όπως διηγήθηκε ο Γιάννης Στουρνάρας, ξεκίνησε να διδάσκει οικονομικά στο St Catherine’s
College, ενώ είχε αναλάβει και θέση ερευνητή στο πανεπιστήμιο της Οξφόρδης.
«Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ είμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί», εξηγεί.
Ωστόσο, η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσει τις
στρατιωτικές του υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά του.
Τελειώνοντας τη στρατιωτική του θητεία και καθ’ οδόν για Οξφόρδη, συνάντησε τυχαία στον
δρόμο τον οικονομολόγο και προσωπικό του φίλο Πλάτωνα Τήνιο, «ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
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υπουργό Κώστα Σημίτη και τον υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου. Πήγα από ευγένεια και τους
είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα».
«Μου ζήτησαν, ούτε λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της
Οξφόρδης και να παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο
σταθεροποιητικό οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να
ενταχθώ, ως ειδικός σε θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του
αείμνηστου Αναστάση Πεπονή, τότε υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα
διαπραγματευόταν με την τότε σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην
Ελλάδα!»
Επέστρεψε λοιπόν χωρίς τη σύζυγό του, Λίνα, στην Ελλάδα ως ειδικός σύμβουλος του
ΥΠΕΘΟ και εν συνεχεία ως σύμβουλος της ΤτΕ, με τους προϊσταμένους του στο βρετανικό
πανεπιστήμιο να του φωνάζουν… «You must be mad to leave Oxford».
Ωστόσο, η μοίρα είχε άλλα σχέδια για τον κεντρικό τραπεζίτη…
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Χρ. Σταϊκούρας από Νέα Υόρκη: Σταθεροποιήσαμε την οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα όσα έχει πετύχει η κυβέρνηση από το 2019 στο οικονομικό πεδίο επεσήμανε ο υπουργός
Υποδομών
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell - καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: "Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Μανώλης Σιγάλας: Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την Ελλάδα
του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε, οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και πρέπει
να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια, περιλαμβανομένων
των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical Corridor) μεταξύ Ελλάδας,
Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα ανοικοδόμησης, αλλά και
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το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή
εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα,
Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα (2011-σήμερα).
Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας»
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street- Σταϊκούρας: “Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία”
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
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Η εντολή από το Μαξίμου για “αποκεφαλισμούς”, η επιστροφή του Μηταράκη στην
κυβέρνηση, το βαρύ κλίμα για Κωνσταντινόπουλο και η δημιουργία νέου μιντιακού
ομίλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Στην Google και στη Βουλή ο Μητσοτάκης
Σε συνέδριο της Google για την Τεχνητή Νοημοσύνη θα μιλήσει νωρίς το απόγευμα ο
πρόεδρος Μητσοτάκης. Ακολούθως θα βρεθεί στη Βουλή προκειμένου να παρακολουθήσει τις
εναρκτήριες ομιλίες επί της συζήτησης για τον προϋπολογισμό του 2025. Ο πρωθυπουργός
βλέποντας το χάλι των κομμάτων της αντιπολίτευσης σκοπεύει να πυκνώσει τις παρουσίες του
στη Βουλή, αντιλαμβανόμενος ότι από τη σύγκριση με τον Ανδρουλάκη και τους υπόλοιπους
βγαίνει όχι νικητής, αλλά και τροπαιούχος. Τα μεγάλα και σημαντικά από τον αρχηγό Κυριάκο
θα τα περιμένουμε την Κυριακή, όπου και θα πραγματοποιήσει την ομιλία του επί του
προϋπολογισμού. Κάτι φίλοι μου, που όλο και μαθαίνουν πράγματα από το Μαξίμου,
έσπευσαν να μου δώσουν μια πρόγευση των όσων θα πει ο πρωθυπουργός, αναφέροντάς
μου, ότι δεν αποκλείεται με αυτά που έχει ετοιμάσει να εκπλήξει μέχρι και τους υπουργούς του.
Σχέδιο εκτεταμένης αξιολόγησης
Παρακολουθώντας το τελευταίο διάστημα από σχετική απόσταση τα όσα εκτυλίσσονται στο
εσωτερικό της κυβέρνησης (και δεν περιορίζομαι αποκλειστικά και μόνο στο υπουργικό
συμβούλιο) καταλαβαίνω ότι κάτι έχει αρχίσει να αλλάζει προς το καλύτερο. Συγκεκριμένα
βλέπω διακριτικά αλλά σταθερά να αποπέμπονται άλλοτε γενικοί γραμματείς, άλλοτε διοικητές
οργανισμών και να τοποθετούνται νέοι στις θέσεις τους. Ρώτησα και έμαθα (όχι τη γάτα που ζει
και βασιλεύει στους διαδρόμους του Μαξίμου) ότι ο πρόεδρος Μητσοτάκης, έχει δώσει εν
λευκώ εξουσιοδότηση, προκειμένου να «αποκεφαλιστούν» όσοι εκ των κυβερνητικών
αξιωματούχων, είτε είναι μετεξεταστέοι, είτε έχουν εντοπιστεί με διάθεση να βάλουν τη γίδα
στην πλάτη.
Οι έκτακτες κρίσεις και η επικοινωνία
Αν και παρακολούθησα τις εξελίξεις σε σχέση με τις έκτακτες κρίσεις στις διοικήσεις των
στρατιωτικών νοσοκομείων, δεν σας κρύβω πως δεν κατάλαβα και πολύ γιατί έγινε όλος αυτός
ο ντόρος. Κι όταν λέω ότι δεν κατάλαβα, εννοώ ότι εξέλαβα κάπως επικοινωνιακό τον όλο
χειρισμό, δεδομένου ότι αν δεν κάνω λάθος σε βαριά δύο μήνες, με αφορμή τις τακτικές κρίσεις
στις Ένοπλες Δυνάμεις, θα αποστρατεύονταν οι περισσότεροι εκ των διοικητών, που
αποπέμφθηκαν εκτάκτως μετά από απόφαση του υπουργού Άμυνας. Παρόλα αυτά και έχοντας
ως δεδομένα τα όσα συνέβησαν στο 424 Στρατιωτικό Νοσοκομείο, ο Δένδιας, βρήκε την
ευκαιρία να «θάψει» πρόωρα και τους υπολοίπους που διοικούν τα νοσοκομεία των Ενόπλων
Δυνάμεων.
Όταν ο Άδωνις σχολιάζει τον Δένδια
Επειδή ευρισκόμενος στο Άγιο Όρος μου είχε επιβληθεί ένας ιδιότυπος περιορισμός σε σχέση
με τη χρήση του κινητού και επειδή μπορεί στα υπόλοιπα να μην υπακούω, αλλά στους
πνευματικούς νόμους, γίνομαι αρνάκι γάλακτος, άκουσα τα όσα υποστήριξε στο ραδιόφωνο
των ομόσταυλων Παραπολιτικών (90,1) ο υπουργός Άδωνις και δεν σας κρύβω ότι
συγκράτησα την πρόθεσή του να βοηθήσει εφόσον του ζητηθεί τον συνάδελφό του Νίκο
Δένδια. Και μην φανταστείτε ότι ξύπνησε ένα πρωί ο Γεωργιάδης και το πρώτο που σκέφτηκε
ήταν να γίνει αρωγός του υπουργού Άμυνας. Ρωτήθηκε από την Κοραή και τον Τάκη, να
σχολιάσει τις έκτακτες κρίσεις στα στρατιωτικά νοσοκομεία και είπε ότι είναι αποκλειστική
αρμοδιότητα του Δένδια. Αν ωστόσο χρειαστεί την βοήθεια του Υγείας, είναι αυτονόητο ότι αυτή
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θα προσφερθεί απλόχερα και χωρίς δεύτερη σκέψη.
! Με την ευκαιρία αισθάνομαι την ανάγκη να ευχαριστήσω τον υπουργό Γεωργιάδη, για τα καλά
λόγια που επιφύλασσε για τη στήλη, με αφορμή το ρεπορτάζ που δημοσιεύθηκε στη χθεσινή
έκδοση, για την παραίτηση Πατέλη. Με δεδομένο ότι μένουν λίγες μέρες για να
αποχαιρετίσουμε το 2024, δεν σας κρύβω ότι έψαχνα έναν πολιτικό να πει και για μας (εδώ)
μια καλή κουβέντα. Αν δεν βρεθεί άλλος, ο Άδωνις είναι ο μόνος άρα και δικαιούται την
ανταπόδοση, που θα έρθει με μπόλικη κριτική. Άλλωστε, σε αυτή τη ζωή ό,τι έχει ο καθένας
προσφέρει.
Διάδοχος Πατέλη με καραμανλικό παρελθόν
Από το βιογραφικό του νέου προϊσταμένου του οικονομικού γραφείου του πρωθυπουργού,
δηλαδή του διαδόχου του Πατέλη, ξεχώρισα μια λεπτομέρεια που κατά τη γνώμη μου κάνει και
τη διαφορά. Ο καθηγητής Μιχάλης Αργυρού εκτός όλων των άλλων είναι (όπως διάβασα) και
μέλος του Επιστημονικού Συμβουλίου του Ινστιτούτου Δημοκρατίας «Κωνσταντίνος
Καραμανλής». Επειδή λοιπόν μου αρέσουν αυτά, θεωρώ ότι ο πρόεδρος Μητσοτάκης ενέκρινε
τη συγκεκριμένη αναφορά που περιέχεται στο βιογραφικό του νέου συνεργάτη του, αφού έτσι
στέλνει μήνυμα για την πιο κεντροδεξιά ταυτότητα που θέλει να προσδώσει στο Μαξίμου.
Ο Ανδρουλάκης όπως Κασσελάκης
Κάνοντας την καθιερωμένη βόλτα στα social media, έπεσα πάνω (με την καλή έννοια) σ΄ ένα
video στο Tik Tok του προέδρου Ανδρουλάκη, με το οποίο απαντούσε στον Μητσοτάκη,
πανηγυρίζοντας ότι επί της ουσίας έσυρε την κυβέρνηση στο να πάρει μέτρα για τις τράπεζες.
Θα αποφύγω κάθε σχόλιο για το γεγονός ότι ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, έχει αρχίσει να
αντιγράφει τη social χάρη του Κασσελάκη και θα μείνω στην ουσία των όσων περιέχονται στο
επίμαχο video. Πράγματι ο αρχηγός Νίκος, άσκησε πίεση προκειμένου το Μαξίμου, να
προχωρήσει (όπως όλα δείχνουν) στην ανάληψη γενναίων πρωτοβουλιών που θα αφορούν τις
τέσσερις συστημικές τράπεζες. Ωστόσο δεν κατανοώ γιατί ένας ηγέτης, πρέπει να πανηγυρίζει
για το γεγονός ότι έκανε καλά τη δουλειά του. Και η δουλειά του αρχηγού Νίκου, είναι να κάνει
σκληρή αντιπολίτευση στην κυβέρνηση του Κυριάκου.
Βαρύ κλίμα για τον Κωνσταντινόπουλο
Και μιας και ασχολήθηκα με το ΠΑΣΟΚ, να σας πω ότι από τον καλό φίλο που έχω στη
Χαριλάου Τρικούπη, πληροφορήθηκα ότι εσχάτως παρατηρείται (εκ νέου) μια έντονη ψυχρασία
στις σχέσεις του προέδρου Ανδρουλάκη με τον βουλευτή Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλο. Θα
μου πείτε, ότι πρόκειται για μια παλιά (εσωκομματική) βεντέτα που απλώς αναζωπυρώθηκε
μετά τις εσωκομματικές εκλογές. Σωστά θα απαντήσω, προσθέτοντας ωστόσο μια εκτίμηση ότι
αν συνεχίσει για πολύ τις αποστάσεις ο βουλευτής Αρκαδίας, δεν θα μπορούσα να αποκλείσω
μέχρι και την πιθανότητα της αποπομπής του, από την ΚΟ του ΠΑΣΟΚ. Αυτό που ομολογώ ότι
δεν έχω καταλάβει, είναι αν μια τέτοια εξέλιξη θα αποτελεί τιμωρία ή διέξοδο για τον πράσινο
βουλευτή, που ανήκει σε αυτούς που είναι ιδιαιτέρως δημοφιλείς και στους κόλπους της ΝΔ.
Σφίγγει ο κλοιός για τον Λαβράνο
Από τη λιγοστή εμπειρία που διαθέτω, εσχάτως από κάτι δημοσιεύματα άρχισα να
καταλαβαίνω ότι κάτι δεν πάει καλά με την παρέα που είχε συγκροτήσει ο
μεγαλοεπιχειρηματίας (και όχι ο άλλος ο απατεώνας συνεπώνυμός του) Γιάννης Λαβράνος.
Καταλαβαίνω για παράδειγμα ότι τα «αηδόνια» κελαηδούν σε εντελώς διαφορετικές αυλές κι ότι
σύντομα θα τα δούμε (εκτός από το κελάηδημα) να προχωρούν και σε ξεκατίνιασμα. Ο
Λαβράνος που συμπεριφέρονταν κάτι μεταξύ Λάτση του πρεσβύτερου και του Βαρδινογιάννη
του νεότερου, έχει καταλάβει ότι σιγά σιγά σφίγγει ο κλοιός σε σχέση με τις εκκρεμείς
υποθέσεις που έχει σε Άρειο Πάγο, εφορίες και Αρχή για το ξέπλυμα. Το εντυπωσιακό στην
ιστορία έχει να κάνει με το γεγονός ότι εκτός όλων των άλλων, δια γυμνού οφθαλμού διακρίνει
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(πλέον) κανείς ότι τον Λαβράνο τον έχουν πάρει χαμπάρι ακόμη και οι εκδότες και οι
δημοσιογράφοι που για ένα μεγάλο χρονικό διάστημα είχαν πιστέψει ότι μπορεί να γίνει
χαλίφης στη θέση του χαλίφη. Ο ίδιος ωστόσο ονειρεύονταν να διαδεχτεί στην εγχώρια
διαπλοκή έναν από τους ισοϋψείς του, δεδομένης της κερδοφορίας των 423 εκατ. ευρώ που
κατέγραψε το ‘22. Το εντυπωσιακό στην όλη ιστορία είναι ότι το είχε πιστέψει, αφού
σιγοτραγουδούσε το γνωστό άσμα: Ποιος να συγκριθεί μαζί μου.
! Κάτι μου λέει ότι ο λογιστής Κάραλης έχει χάσει την μπάλα, αφού πλέον οι περισσότερες
υποθέσεις με τα πλαστά και εικονικά του Λαβράνου, έχουν πάρει έναν δρόμο από αυτούς που
δύσκολα έχουν επιστροφή.
Τα πακέτα της Στρατινάκη στο Εργασίας
Μια από τις μακροβιότερους γενικούς γραμματείς υπήρξε η Άννα Στρατινάκη στο υπουργείο
Εργασίας. Ήταν σχεδόν μόνιμη με τις κυβερνήσεις και τους υπουργούς ν΄ αλλάζουν, αλλά την
ίδια να παραμένει σχεδόν μόνιμη στη θέση της. Συνομιλώντας με μια από τις καλές πηγές που
διαθέτω σε αυτόν τον μάταιο κόσμο, κατάλαβα ότι εσχάτως σαν να έχει πέσει ένας μεγάλος
προβολέας στα χρήματα που διαχειρίστηκε όλα αυτά τα χρόνια η συγκεκριμένη αξιωματούχος.
Πρόκειται για κάτι προγράμματα κατάρτισης από αυτά που μοιάζουν με τον αέρα τον
κοπανιστό, αλλά που συμβάλουν στη διόγκωση των τραπεζικών λογαριασμών όσων
δραστηριοποιούνται στον συγκεκριμένο χώρο. Αν και δεν τη γνωρίζω καλά τη Στρατινάκη,
σπεύδω να προδικάσω το αποτέλεσμα του… προβολέα! Είμαι σίγουρος ότι δεν έχει ξοδευτεί
ούτε μισό ευρώ χωρίς τον απαιτούμενο έλεγχο και κυρίως χωρίς να το δικαιούται αυτός που το
πήρε.
Ο Μηταράκης προδικάζει την υπουργοποίησή του
Σχεδόν βέβαιη θεωρεί την υπουργοποίησή του από τον πρόεδρο Μητσοτάκη, ο πρώην
υπουργός Νότης Μηταράκης, που όπως σας έχω γράψει χωρίς να το φωνάζει αυτοδικαίως
ηγείται (πλέον) και των ορφανών του προέδρου Σαμαρά εντός ΝΔ. Ο Χιώτης πολιτικός σχεδόν
σε όλες τις κατ’ ιδίαν κουβέντες του, προεξοφλεί την επιστροφή του στην επόμενη κυβέρνηση
του Κυριάκου, επισημαίνοντας παράλληλα το πόσο λείπει από την προσπάθεια της σωτηρίας
της χώρας! Μέχρι όμως να έρθει η ώρα του ανασχηματισμού, ο υπουργός Μηταράκης, το
μεγαλύτερο μέρος της ημέρας το ξοδεύει σε συναντήσεις με επιχειρηματίες και εφοπλιστές, οι
οποίοι όπως ισχυρίζονται οι συνομιλητές του, την κρίσιμη στιγμή θα συγκροτήσουν ενιαίο
μέτωπο (κάτι σαν συλλαλητήριο) και θα πάνε στο Μαξίμου, διεκδικώντας με μια φωνή την
επιστροφή του Νότη στην κυβέρνηση. Σύμφωνα με τους «κύκλους» του Μηταράκη, οι πιο
ένθερμοι υποστηρικτές του, είναι η Αγγελική Φράγκου και ο Θανάσης Παπανικολάου της
Vivartia. Προσωπικά όμως έχω τη βεβαιότητα ότι δεν χρειάζεται κανείς να μιλήσει στον
Μητσοτάκη για τον Μηταράκη, αφού ο πρώτος έχει πλήρη εικόνα για τις μέρες και τα έργα
(μεγάλα και μικρά) του πρώην υπουργού του, κυρίως στο Μετανάστευσης και Ασύλου.
Ο Γεραπετρίτης βλέπει τους αρχηγούς
Όπως σας είχα γράψει σήμερα ο υπουργός Γεραπετρίτης θα έχει διαδοχικές συναντήσεις με
τους πολιτικούς αρχηγούς. Μάλιστα είναι η πρώτη φορά που θα ξεκινήσει την ενημέρωση από
τον πρόεδρο Ανδρουλάκη, με την ιδιότητα του αρχηγού της Αξιωματικής Αντιπολίτευσης. Από
το ρεπορτάζ προκύπτει ότι οι αρχηγοί πηγαίνουν για να θέσουν μια σειρά από θέματα στον
επικεφαλής της ελληνικής διπλωματίας. Μάλιστα από τη στιγμή που δεν υπάρχει ατζέντα,
κανείς δεν μπορεί να προβλέψει μέχρι που θα το φτάσουν οι σημερινοί επισκέπτες του
υπουργού Εξωτερικών.
Επιστρέφει στα media πασίγνωστος επιχειρηματίας
Ένας από τους πολύ γνωστούς επιχειρηματίες που τα τελευταία χρόνια είχε εξαφανιστεί από
το προσκήνιο, μαθαίνω ότι αποφάσισε ν΄ ασχοληθεί σοβαρά (εκτός των άλλων) και με τα
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media. Πρόκειται για έναν τύπο που και κατά το παρελθόν, όταν μεσουρανούσε επιχειρηματικά
και πάλι είχε ρίξει κάτι (πολλά) λεφτά σε εφημερίδες, ραδιόφωνα και sites. Ο συγκεκριμένος
λέγεται ότι βρίσκεται πίσω από ένα καλά στημένο σχέδιο, που στοχεύει εκτός από τη
δημιουργία ενός νέου μιντιακού ομίλου και στην παράλληλη στήριξη κομμάτων που κινούνται
στα δεξιά της ΝΔ. Επειδή στο Μαξίμου σταθερά και διαχρονικά ασχολούνται με τη σωτηρία της
χώρας, είμαι βέβαιος ότι δεν έχουν πάρει χαμπάρι το έργο που στήνεται με μεθοδικότητα
οφείλω να παραδεχτώ εδώ και κάτι μήνες.
Ο αποχαιρετισμός Τσούνη και ο διάδοχος John Georges
Με αφορμή την εξαιρετική συνέντευξη που παραχώρησε στο Mega και τη Νίκη Λυμπεράκη ο
απερχόμενος πρέσβης των ΗΠΑ στην Αθήνα Τζορτζ Τσούνης, θυμήθηκα αυτό που διάβασα το
Σάββατο στα Παραπολιτικά σε σχέση με τον πιθανό διάδοχό του. Σύμφωνα με την εφημερίδα,
φαβορί για τη διαδοχή του επικεφαλής της αμερικανικής πρεσβείας, είναι ο ομογενής John
Georges (Γιάννης Γεωργής), ο οποίος δραστηριοποιείται επιχειρηματικά στον χώρο των media
στην περιοχή της Νέας Ορλεάνης. Δράττομαι της ευκαιρίας να σας πω ότι από τη συνέντευξη
Τσούνη, ξεχώρισα το ανθρώπινο κομμάτι και τα όσα είπε για τον πατέρα του, το χωριό του και
φυσικά για τα τρία μοναδικά (όπως τα χαρακτήρισε) χρόνια που πέρασε στην Αθήνα. Επειδή
κάποιοι προσπάθησαν να υπονομεύσουν με το καλημέρα τη δουλειά που έκανε ο Τσούνης,
σπεύδω να σας πω τώρα που φεύγει, ότι μακάρι να είχαμε καμιά δεκαριά «Τσούνηδες», για να
θυμηθώ αυτό που είχε πει σε ανύποπτο χρόνο για τον Παπασταύρου, ο ανεξάρτητος
βουλευτής Μεσσηνίας Αντώνης Σαμαράς.
Τακτοποίηση ακινήτων με τον αραμπά
Εν αναμονή των παρεμβάσεων της κυβέρνησης στις τράπεζες, επανέρχομαι στο θέμα των
ακινήτων και της ταχύτερης διάθεσής τους στην αγορά, την οποία επιθυμούν τράπεζες και
servicers, έχοντας υποβάλει μάλιστα προτάσεις στα υπουργεία Οικονομικών και Δικαιοσύνης
ήδη από το 2023. Από τα περίπου 25.000 ακίνητα που αποτελούν το στοκ από
πλειστηριασμούς, περίπου 15.000 είναι οικιστικά και θα μπορούσαν να βγουν αύριο κιόλας
στην αγορά. Αρκεί να μπορούσαν να φύγουν από τα χαρτοφυλάκια τραπεζών και servicers
ατακτοποίητα και η τακτοποίησή τους να γίνει σε δεύτερο χρόνο. Οι διαδικασίες τακτοποίησης
είναι τόσο χρονοβόρες και σε αρκετές περιπτώσεις ακινήτων ατελέσφορες που από τα
προαναφερόμενα 15.000 ακίνητα, μόλις 200 έως 500 το πολύ είναι τακτοποιημένα. Οι
διαδικασίες στα Κτηματολόγια για να πάρουν οι τράπεζες και οι εταιρείες διαχείρισης
πιστοποιητικά μεταγραφής και να μεταβιβάσουν τα ακίνητα πάνε με τον αραμπά. Στην Αθήνα,
για παράδειγμα, ο μέσος χρόνος αναμονής είναι 15 μήνες. Κάτι μου είπαν για 3 χρόνια στο
Κτηματολόγιο Ζωγράφου, αλλά θέλω να πιστεύω ότι άκουσα λάθος. Υπάρχουν και τεχνικά
θέματα που εμποδίζουν την ταχύτητα της διάθεσης των ακινήτων. Π.χ. για να πάρει
ηλεκτρονική ταυτότητα το ακίνητο μπορεί να χρειαστεί έναν με ενάμιση χρόνο. Όσο για τις
ανακοπές που ασκεί κατά των πλειστηριασμών ένα ποσοστό 15% – 20% των δανειοληπτών,
οι δικάσιμες που έχουν οριστεί είναι για το 2032…
Το ταξίδι από την Οξφόρδη…
Στη Φρανκφούρτη για τη συνάντηση των κεντρικών τραπεζιτών ενόψει των αποφάσεων
νομισματικής πολιτικής που θα ανακοινώσει αύριο 12 Δεκεμβρίου η Κριστίν Λαγκάρντ (όπως
έγραψε η στήλη, αναμένουμε την τέταρτη μείωση επιτοκίων του ευρώ φέτος, κατά 0,25 της
μονάδος, στο 3%), βρίσκεται ήδη ο διοικητής της ΤτΕ, Γιάννης Στουρνάρας, μετά τη συμμετοχή
και βράβευσή του τη Δευτέρα, στο συνέδριο του Capital Link στη Νέα Υόρκη. Στην ομιλία που
απηύθυνε συγκινημένος στο ακροατήριο της εκδήλωσης, ο Γιάννης Στουρνάρας (ο οποίος, δεν
του φαίνεται αλλά, έκλεισε χθες τα 68), πέραν των κλασσικών επισημάνσεων οικονομικού
ενδιαφέροντος, ανέτρεξε και στη διαδρομή του, από τα χρόνια της Οξφόρδης όπου πήγε για το
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μεταπτυχιακό και το διδακτορικό του και στη συνέχεια ξεκίνησε την ακαδημαϊκή του καριέρα.
«Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου.
Ήμουν μάλιστα ο πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών
Σπουδών της Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον», είπε ο Γιάννης
Στουρνάρας, ξετυλίγοντας ένα κουβάρι συμπτώσεων που τον οδήγησαν τελικά από την
πανεπιστημιακή καριέρα στα υψηλά αξιώματα στον δημόσιο βίο της χώρας. «Όλα έδειχναν ότι
η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας  μας, αφού τόσο η σύζυγός μου η Λίνα που
απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και ξεκίνησε παράλληλα
με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία, όσο και εγώ ήμαστε πολύ ικανοποιημένοι από τη ζωή μας
εκεί. Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου».
… στην Αθήνα και η συνεργασία με έξι πρωθυπουργούς
«Τελειώνοντας τη στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
υπουργό Κώστα Σημίτη και τον υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου. Πήγα από ευγένεια και τους
είδα, για να μην χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε λίγο ούτε πολύ, να
παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να παραμείνω για ένα
διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό οικονομικό
πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε θέματα
ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση Πεπονή,
τότε υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε σοβιετική
εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα». To make the long story short,
και κατόπιν διαφωνίας με τη σύζυγο που ήθελε να παραμείνει στην Οξφόρδη, ο Στουρνάρας
επέστρεψε στην Αθήνα μόνος του, ως Ειδικός Σύμβουλος του υπουργείου Εθνικής Οικονομίας
με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Για τον Γιάννη Στουρνάρα, η πόρτα στον
δημόσιο βίο άνοιξε από τον αείμνηστο διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, Δημήτρη Χαλικιά, ο
οποίος τού πρότεινε να τον προσλάβει ως Σύμβουλο στην Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελείωνε
η σύμβασή του στο υπουργείο Εθνικής Οικονομίας, εφόσον αποφάσιζε να μην επιστρέψει στην
Οξφόρδη. «Αυτό ήταν! Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε», είπε ο
Γιάννης Στουρνάρας, εξιστορώντας τη συνέχεια μιας λαμπρής καριέρας στον δημόσιο (και στον
ιδιωτικό τομέα) που τον έφερε να συνεργαστεί με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη.
Οι πιστώσεις ως μοχλός ανάπτυξης
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Τράπεζα Πειραιώς
πάνω από 2,5 δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η
ενέργεια, ο τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, είπε, επίσης στην εκδήλωση του Capital
Link στη Νέα Υόρκη, ο CEO της Τράπεζας Πειραιώς, Χρήστος Μεγάλου. Η Τρ. Πειραιώς έχει
στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10 δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά
έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του ενεργητικού της. Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια
ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, για
στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες
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πηγές ενέργειας και ο τουρισμός.
! Πρόβλεψη ότι το χαρτοφυλάκιο επιχειρηματικών χορηγήσεων της Εθνικής Τράπεζας θα
αυξηθεί κατά 9,5% ετησίως την περίοδο 2023-2026, κάνει η UBS σε έκθεσή της για τις
ελληνικές τράπεζες, τις οποίες βλέπει θετικά, ξεχωρίζοντας την Εθνική. Είναι η πιο κερδοφόρα
Τράπεζα στην Ελλάδα, ακόμη και σε ένα περιβάλλον πολύ χαμηλότερων επιτοκίων, ενώ
συνεχίζει να συσσωρεύει κεφάλαια από την ήδη υψηλότερη κεφαλαιακή βάση στον κλάδο
(CET1 18,7% γ’ τρίμηνο), αναφέρει η UBS. Και όπως εκτιμά, η ΕΤΕ θα μπορούσε να διανείμει
έως και το 35% της κεφαλαιοποίησης της αγοράς σε μερίσματα και επαναγορές μετοχών από
το 2023 έως το 2026, ενώ μέχρι τότε θα εξακολουθεί να έχει περίπου το ένα τέταρτο της
κεφαλαιοποίησής της σε πλεονάζοντα κεφάλαια (πάνω από τον επιδιωκόμενο δείκτη CET1 του
14%).
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Σημαντική ελληνική παρουσία στη Wall Street: Ο Σταϊκούρας ανακοινώνει την επιτυχία
στην ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»,
διοργάνωσε για 20η συνεχή χρονιά ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY», τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των
Αμερικανικών, Ελληνοαμερικανικών και Ελληνικών αγορών. Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης,
οι Ελληνοαμερικανικές και εταιρίες συμφερόντων από την Ελλάδα που είναι εισηγμένες στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των
εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος
Σταϊκούρας, η Υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, και ο ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ), Νικόλαος Τσάκος.
«Καταφέραμε να σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος
και την ανεργία», ανέφερε ο υπουργός Υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε:
Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε δεσμευτεί
πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα Ακτιο-Αμβρακία,
παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο των λεωφορείων
σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε το μετρό στη Θεσσαλονίκη, το
πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Συνεχίζουμε με μεθοδικότητα, σκληρή δουλειά και
σχέδιο, ώστε στο τέλος της τετραετίας να παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες
μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη την επικράτεια.
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Ελληνικό επιχειρηματικό αποτύπωμα στη Wall Street – Σταϊκούρας: «Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με το «Capital Link Invest Forum»
διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER
DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς
επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των Αμερικανικών, των Ελληνοαμερικανικών και των
Ελληνικών αγορών κατά τη διάρκεια της οποίας οι Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών
συμφερόντων εταιρίες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το
«Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock
Exchange.
Παρόντες στην τιμητική εκδήλωση ήταν ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας και η Υφυπουργός Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και o ιδρυτής & Διευθύνων
Σύμβουλος της ναυτιλιακής εταιρείας Tsakos Energy Navigation (ΤΕΝ) Νικόλαος Τσάκος.
«Είναι η πέμπτη φορά που βρίσκομαι εδώ. Η πρώτη φορά ήταν το 2019 και είχα υποσχεθεί εκ
μέρους της ελληνικής κυβέρνησης ότι η Ελλάδα θα επιστρέψει. Και επέστρεψε. Καταφέραμε να
σταθεροποιήσουμε την ελληνική οικονομία, να μειώσουμε σημαντικά το χρέος και την ανεργία»
ανέφερε ο υπουργός υποδομών στο πλαίσιο της εκδήλωσης.
Ο κ. Σταϊκούρας μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ μετά το πέρας των εργασιών του Συνεδρίου δήλωσε
τα εξής: “Παρουσιάζουμε τον απολογισμό των δράσεων μας στο τελευταίο έτος, όπως είχαμε
δεσμευτεί πριν από ένα έτος στο ίδιο συνέδριο. Και πράγματι, ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, παραδώσαμε αυτό το έτος τον οδικό άξονα
Ακτιο-Αμβρακία, παραδώσαμε ένα σημαντικό τμήμα του Ε65, ανανεώσαμε σημαντικά το στόλο
των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και πολύ πρόσφατα παραδώσαμε και το μετρό
στη Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό έργο της πρωτεύουσας. Και συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε
με μεθοδικότητα σκληρή δουλειά και σχέδιο. Έτσι ώστε στο τέλος της τετραετίας να
παραδώσουμε πιο ανθρώπινες και πιο προσβάσιμες μεταφορές για όλους τους πολίτες σε όλη
την επικράτεια.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
www.ertnews.gr
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Καγκελάριος: Δάνεια 2,5 δισ. από την Πειραιώς το 2024, οι επενδύσεις της Aktor σε
Real Estate και ΑΠΕ και το ενδιαφέρον της Ιdeal Holdings για τον Μπαρμπα Στάθη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Καγκελάριος
Ευρωπαϊκές αγορές: Αντεξε ο DAX, σωριάστηκε ο CAC
Μεικτές τάσεις είχαμε στις ευρωπαϊκές αγορές, εξαιτίας των σαθρών μακροοικονομικών
δεδομένων, αλλά και της αποκόμισης κερδών από την προηγούμενη άνοδο. Μετά από τις
τελευταίες εξελίξεις του Δεκεμβρίου, ο γερμανικός DAX έδειξε αντοχές και στο τέλος
απορρόφησε την προσφορά. Αντίθετα, ο γαλλικός CAC δεν χρειάστηκε πολύ για να υποκύψει
στις πιέσεις των πωλητών και να κλείσει κοντά στο χαμηλό ημέρας.
ΕΚΤ: Μείωση, αλλά μικρή, για τα επιτόκια
Στην τέταρτη μείωση επιτοκίων εφέτος - και την τρίτη συνεχόμενη από τον Σεπτέμβριο -
αναμένεται να προχωρήσει η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα την ερχόμενη Πέμπτη (12
Δεκεμβρίου). Το πιθανότερο είναι το επιτόκιο καταθέσεων της ΕΚΤ να μειωθεί, όπως και τις
τρεις προηγούμενες φορές, κατά 25 μονάδες βάσης (ένα τέταρτο της ποσοστιαίας μονάδας),
στο 3% από 3,25%, που είναι σήμερα. Με τον πληθωρισμό να έχει σταθεροποιηθεί σε επίπεδα
κοντά στον στόχο του 2% και την οικονομία της Ευρωζώνης να δέχεται πλήγματα τους
τελευταίους μήνες, η μείωση των επιτοκίων φαίνεται μονόδρομος, για να βελτιωθούν οι
προοπτικές για τις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά.
Τράπεζα Πειραιώς: Από τις αρχές του 2024 έχει χορηγήσει πάνω από 2,5 δισ. ευρώ
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος, που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή, σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία, χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα, που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
"Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε, μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ, που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας".
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος ίσου με το 50% των κερδών του 2025.
UBS: Οι ανεβασμένες τιμές-στόχοι για τις ελληνικές τράπεζες
Η UBS χαρακτηρίζει το επενδυτικό στόρι της ΕΤΕ ως μια ελκυστική ιστορία διανομής κερδών
και εγγραφών, με ισχυρό ισολογισμό. Η τιμή-στόχος τίθεται στα 11,2 ευρώ, με 50% περιθώριο
ανόδου και απόδοση διανομής στο 9,3% το 2025. Ο οίκος διατηρεί συστάσεις αγοράς και για
τις υπόλοιπες συστημικές τράπεζες, με την τιμή-στόχο για την Alpha Bank στα 2,4 ευρώ
(περιθώριο ανόδου 47%), για την Eurobank στα 2,8 ευρώ και για την Τράπεζα Πειραιώς στα
5,7 ευρώ.
Aktor (Εξάρχου): Επενδύσεις 2 δισ. ευρώ σε Real Estate και ΑΠΕ
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, τουλάχιστον έως και το
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τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα. Επεσήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα
πιο παραγωγικό και εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα
ξεκινήσει εκ νέου η εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι, σε περίπτωση
που αυτή η αλλαγή δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την
περίοδο 2030-2031.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη, τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία,
όπου ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων
και το μεγάλο ανεκτέλεστο. Προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ. σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το
ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Φθηνό το Real Estate στην Ελλάδα - Θα αυξηθούν και άλλο οι τιμές εμπορικών ακινήτων
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών, κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές,
γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι
επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον.
Αυτός είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment), που επηρεάζουν και τη δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
JUMBO: Αυξάνει μεν τις πωλήσεις σε αριθμητικά δεδομένα το 2024, αλλά δεν θα βγάλει
προϋπολογισμό 2025
Τα θετικά μηνύματα της αγοράς, τον Νοέμβριο, όπως και τον Οκτώβριο, οδηγούν τη διοίκηση
στη διατήρηση της εκτίμησης ότι ο στόχος που είχε τεθεί για αύξηση των πωλήσεων κατά 4%
για το 2024 είναι επιτεύξιμος. Τον μήνα Νοέμβριο, ο Όμιλος Jumbο κατέγραψε μια συνολική
αύξηση πωλήσεων κατά +7% περίπου, σε σχέση με τον αντίστοιχο περσινό μήνα. Η επίδοση
αυτή διατήρησε τον ρυθμό αύξησης των πωλήσεων του Ομίλου - κατά το 11μηνο του 2024
(Ιανουαρίου-Νοεμβρίου) - σε +7% περίπου. Το διεθνές, αλλά και το εγχώριο οικονομικό
περιβάλλον, έγινε ακόμη πιο σύνθετο, γεμάτο προκλήσεις και αβεβαιότητες, επισημαίνει η
Jumbo, και γι' αυτό δεν θα βγάλει προϋπολογισμό 2025. 
Στις πολύμηνες και καταστροφικές πολεμικές συγκρούσεις ήρθαν να προστεθούν νέοι
παράγοντες ανασφάλειας, όπως η πολιτική αστάθεια στη Γαλλία και τη Γερμανία, που
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επηρεάζουν άμεσα την πορεία της Ευρωπαϊκής Οικονομίας, των επιτοκίων και των ισοτιμιών,
οι πολιτικές εξελίξεις στις ΗΠΑ, που ανασύρουν από το μακρινό παρελθόν το φάντασμα των
εμπορικών δασμών, αλλά και οι εξαιρετικά δύσκολες καιρικές συνθήκες, που σε τακτά χρονικά
διαστήματα πλήττουν ξαφνικά και βίαια διαφορετικές περιοχές, δυσκολεύοντας την
καθημερινότητα του λιανεμπορίου. Στο σημερινό, πολύπλοκο περιβάλλον, η διοίκηση του
Ομίλου αναστέλλει την απόφασή της για δημοσιοποίηση του προϋπολογισμού της για το
επόμενο έτος. Μία πρώτη εκτίμηση για το 2025 θα ήταν πιο φερέγγυο να δοθεί μετά το πρώτο
τετράμηνο, όπου - ελπίζεται ότι - η κατάσταση θα καταστεί περισσότερο ερμηνεύσιμη.
Motor Oil: Τι άκουσε και τι αξιολόγησε η Morgan Stanley στο Λονδίνο
Για τη Motor Oil (σύσταση υπεραπόδοση, τιμή-στόχος τα 27 ευρώ), μέχρι στιγμής τα
περιθώρια κέρδους αυτό το τρίμηνο είναι ισχυρότερα από ό,τι το γ' τρίμηνο. Εκτός από τα
περιθώρια κέρδους, η άλλη σχετική συζήτηση για τη Motor Oil αφορούσε τις τελευταίες
ενημερώσεις από το περιστατικό της πυρκαγιάς στο διυλιστήριό της. Επαναλαμβάνοντας τις
συζητήσεις από την κλήση του γ' τριμήνου, η διοίκηση ανέφερε ότι η εταιρεία λειτουργεί πιο
κοντά στο ανώτερο άκρο του εύρους που αναμένει κατά τη διάρκεια των επισκευών (65-80%),
με την πρώτη ύλη να είναι ο κύριος παράγοντας που επηρεάζει τα ποσοστά. Οι εργασίες θα
πρέπει να έχουν ολοκληρωθεί έως το γ' τρίμηνο του 2025.
Ιdeal Holdings: Επιβεβαιώνει το ενδιαφέρον για εξαγορές και πιθανόν της “Μπαρμπα Στάθης”
“Σε απάντηση της από 10.12.2024 επιστολής της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, σχετικά με
σημερινά δημοσιεύματα του ηλεκτρονικού τύπου για φερόμενη εξαγορά της Μπάρμπα Στάθης
από την IDEAL Holdings, σας γνωρίζουμε ότι η IDEAL Holdings εξετάζει ενδεχόμενες νέες
επενδύσεις, τηρώντας πάντα κατά γράμμα τις νόμιμες υποχρεώσεις της ως εισηγμένη εταιρεία.
Στο πλαίσιο αυτό, ενημερώνουμε το επενδυτικό κοινό ότι δεν υπάρχει σήμερα πληροφορία
προς ανακοίνωση, σύμφωνα με την κείμενη νομοθεσία, σε σχέση με τη δραστηριότητά μας.
Όταν και όποτε υπάρξει πληροφορία που θα πρέπει να ανακοινωθεί για την ενημέρωση του
επενδυτικού κοινού, η IDEAL Holdings θα προβεί έγκαιρα στις προβλεπόμενες ανακοινώσεις,
σε συμμόρφωση με την κείμενη νομοθεσία, όπως πάγια πράττει σε αυτές τις περιπτώσεις”.
Briq Properties Α.Ε.Ε.Α.Π.: Η πρώτη συγχώνευση εισηγμένων ΑΕΕΑΠ στην Ελλάδα
Η BriQ Properties Α.Ε.Ε.Α.Π. ανακοίνωσε ότι την Παρασκευή, 06/12/2024, υπογράφηκε η
συμβολαιογραφική πράξη συγχώνευσης με απορρόφηση της «INTERCONTINENTAL
INTERNATIONAL ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΕΠΕΝΔΥΣΕΩΝ ΣΕ ΑΚΙΝΗΤΗ ΠΕΡΙΟΥΣΙΑ» («ICI»)
από την Εταιρεία.
Εκτιμάται ότι τις ερχόμενες ημέρες θα ολοκληρωθεί η έγκριση από τη Γενική Γραμματεία
Εμπορίου & Προστασίας Καταναλωτή, με σκοπό οι νέες μετοχές, που θα προκύψουν από τη
συγχώνευση και θα εκδοθούν σύμφωνα με τη σχέση ανταλλαγής, να πιστωθούν στους
δικαιούχους μετόχους της ICI έως το τέλος Δεκεμβρίου.
Η διοίκηση της BriQ εκτιμά ότι αποτελεί ένα σημαντικό γεγονός, καθώς είναι η πρώτη
συγχώνευση μεταξύ δύο εισηγμένων Α.Ε.Ε.Α.Π. στην Ελλάδα. Η αύξηση όλων των μεγεθών
της Εταιρείας, ο διπλασιασμός της αξίας του χαρτοφυλακίου και των εσόδων της, καθώς και οι
οικονομίες κλίμακας που επιτυγχάνονται, εκτιμάται ότι θα προσφέρουν αυξημένα κέρδη ανά
μετοχή και άμεσα οφέλη στους μετόχους.
FIERATEX: Εκτός ταμπλό από την Παρασκευή η μετοχή
Η εταιρεία με την επωνυμία “ΑΦΟΙ ΑΝΕΖΟΥΛΑΚΗ Α.Ε. ΒΑΦΕΙΑ – ΠΛΕΚΤΗΡΙΑ” (ΦΙΕΡΑΤΕΞ),
με ανάρτησή της στο Χρηματιστήριο, ανακοίνωσε ότι κατά τη συνεδρίαση της Επιτροπής
Εισαγωγών και Λειτουργίας Αγορών του Χρηματιστηρίου Αθηνών, που πραγματοποιήθηκε την
15/11/2024, αποφασίστηκε η διαγραφή από το Χ.Α. των μετοχών της εταιρείας, επειδή τελεί σε
αναστολή διαπραγμάτευσης για χρονικό διάστημα μεγαλύτερο των έξι μηνών, δεν έχει προβεί
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σε δημοσίευση των οικονομικών καταστάσεων εξαμήνου 2024 και δεν υφίστανται προοπτικές
ανάκαμψης και βελτίωσης της χρηματοοικονομικής θέσης της, που να επιτρέπουν την άρση
της εν λόγω αναστολής.
Ως ημερομηνία αφαίρεσης των μετοχών της εταιρείας από το σύστημα διαπραγμάτευσης του
Χρηματιστηρίου Αθηνών ορίστηκε η Παρασκευή, 13/12/2024.
Με δεδομένα τα παραπάνω, η εταιρεία ενημερώνει ότι:
Οφείλει να τηρεί και θα τηρεί βιβλίο μετόχων, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 40 του
νόμου 4548/2018. Αυτό σημαίνει ότι οι μέτοχοι θα διατηρήσουν τις μετοχές τους, μέχρι να βγει
κάποια οριστική απόφαση.
Πετρόπουλος: Ολοκλήρωσε την απόκτηση της βασικής δραστηριότητας της ΤΕΜΜΑ Α.Ε.
Η Πέτρος Πετρόπουλος Α.Ε.Β.Ε. ανακοίνωσε την ολοκλήρωση της απόκτησης της βασικής
δραστηριότητας της εταιρείας ΤΕΜΜΑ Α.Ε. Η συναλλαγή αυτή είναι στην κατεύθυνση
διεύρυνσης και παρουσίας του Ομίλου σε δραστηριότητες προστιθέμενης αξίας, σε σχέση με
τις τεχνολογικές εξελίξεις σε κλάδους που δραστηριοποιείται.
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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«Ημέρα Ελλάδος – Αμερικής» στο χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με την Capital Link
διοργάνωσαν ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς
δεσμούς μεταξύ της Αμερικής, της Ελλάδος και της Ελληνο-αμρικανικής κοινότητας.
Στο τέλος της εκδήλωσης, οι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης
Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες, καθώς και εκπρόσωποι της
Ελληνικής Κυβέρνησης που συμμετείχαν στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
επενδυτικό συνέδριο,  χτύπησαν το “Closing Bell – καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών”
της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York Stock Exchange.
Η «ΗΜΕΡΑ ΕΛΛΑΔΟΣ – ΑΜΕΡΙΚΗΣ : GREEK AMERICAN ISSUER DAY»
πραγματοποιήθηκε, όπως κάθε χρόνο εδώ και 20 χρόνια,  στo πλαίσιο του 26th Annual Capital
Link Invest in Greece Forum Series titled “Greece – Speeding Ahead Post Investment
Upgrade” το οποίο είχε ολοκληρώσει τις εργασίες του την προηγούμενη μέρα με μεγάλη
επιτυχία και  εξαιρετική συμμετοχή που ξεπέρασε τα 1000 άτομα. Το Συνέδριο διοργανώθηκε
σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX
Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς.
Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, ανήρτησε την Ελληνική σημαία στην Wall Street, μια
στιγμή ιδιαίτερης περηφάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική Κυβερνητική αποστολή, τα
στελέχη ναυτιλιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς
και τους εκπροσώπους των εταιριών που συμμετείχαν στην εκδήλωση.
Η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, του μεγαλύτερου Χρηματιστηρίου
στον κόσμο, συμβάλλει στην αναβάθμιση και προβολή της Ελλάδος σε ένα ευρύτατο
επενδυτικό κοινό σε παγκόσμιο επίπεδο. Επίσης δείχνει την σταθερή υποστήριξη του
Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης στην Ελλάδα, τις Ελληνικές επιχειρήσεις, την Ελληνική
Ναυτιλία και την Ομογένεια. Η Αμερικανική Κεφαλαιαγορά αποτελεί σημαντικότατη πηγή
άντλησης κεφαλαίων για αυξανόμενο αριθμό εταιριών Ελληνικών συμφερόντων και το
Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διαδραματίζει κύριο ρόλο σε αυτό.
Η κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπροσωπεία
και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια σχέση μεταξύ του
Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε
ότι η δέσμευση του NYSE με την Ελληνοαμερικανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και
επιχειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και στις εισηγμένες εταιρείες του NYSE, παραμένει
ισχυρή.
Μετά από την υποδοχή της κυρίας Tara Dziedzic ακολούθησαν σύντομες ομιλίες του και του κ.
Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υποδομών & Μεταφορών  και του Δρ. Νίκου Τσάκου,
Founder, President & CEO, TEN Ltd.
Αναφερθηκαν στην σημαντικη πρόοδο που εχει επιτελεσει η Ελληνικη οικονομία, στην
ελκυστικότητα της Ελλάδος σαν επιχειρηματικό και επενδυτικό προορισμό, στην διεθνοποίηση
του Ελληνικού επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη στενή συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και
Αμερικής.
Ο κ. Σταϊκούρας ανέφερε χαρακτηριστικά ότι το 2019, την πρώτη φορά που συμμετείχε στην
εκδήλωση αυτή χτυπώντας το Closing Bell,  είχε εκφράσει την δέσμευση της κυβερνήσεως ότι
«Greece is on the way back”  και σήμερα το 2024 μπορεί να πει ότι “Greece is back”.
Επανέλαβε το μήνυμα του Πρωθυπουργού στο  Συνέδριο της Capital Link την προηγουμένη
μέρα :  «the best is still to come”.
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O Δρ. Τσάκος, αναφέρθηκε στην 22+ έτη πορεία της ΤΕΝ στο χρηματιστήριο της Νέα Υόρκης,
και στον κομβικό ρόλο της ελληνικής ναυτιλίας στο παγκόσμιο εμπόριο και την παγκόσμια
εφοδιαστική αλυσίδα.
Παράλληλα και οι δυο ευχαρίστησαν το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για τη σημαντική αυτή
εκδήλωση.
Ακολούθησε ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων μεταξύ του Χρηματιστηρίου NYSE, κυρίας Tara
Dziedzic, του Υπουργού κ. Χρήστου Σταϊκούρα, και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder, President
& CEO, TEN Ltd.
Ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών & Μεταφορών έχοντας εγκαινιάσει πρόσφατα
το Μετρό της Θεσσαλονίκης με τον Πρωθυπουργό,  χάρισε μία αναμνηστική πλακέτα με το
λογότυπο του Μετρό της Θεσσαλονίκης (ειδική περιορισμένη έκδοση) στην κυρία Tara
Dziedzic, Head of US Listings NYSE.
ΑΠΟΝΟΜΗ ΤΙΜΗΤΙΚΗΣ ΠΛΑΚΕΤΑΣ : Ο  κ. Νίκος Μπορνόζης,  Πρόεδρος της Capital Link
απένειμε στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE,  ειδική αναμνηστική πλακέτα,
αναγνωρίζοντας και ευχαριστώντας το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για την μακροχρόνια
υποστήριξη και συνεισφορά του για περισσότερες από δύο δεκαετίες. Το γεγονός ότι επι 20
συναπτά έτη το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διοργανώνει την “Greek American Issuer
Day”  που περιλαμβάνει και το Closing Bell, έχει μια μοναδικότητα και αποδεικνύει την στενή
σχέση με την Ελλάδα, τους Έλληνες Επιχειρηματίες, την Ελληνική ναυτιλιακή κοινότητα και την
Ομογένεια.
“Closing Bell” :
Στη συνέχεια  ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO, TEN Ltd. (NYSE: TEN) και ο κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών & Μεταφορών, χτύπησαν το “Closing Bell”, το
καμπανάκι της Λήξης των εργασιών της Τρίτης 10 Δεκεμβρίου, 2024, του NYSE-New York
Stock Exchange πλαισιωμένοι από την Head of US Listings – (NYSE: ICE), κυρία Tara
Dziedzic, τον  κ. Παναγιώτη Τσάκο -Tsakos Energy Navigation, εκπροσώπους της Ελληνικής
Κυβέρνησης, Κυρία Αικατερίνη Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, Κυρία Αλεξάνδρα
Σδούκου, Υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, και των ακόλουθων εισηγμένων στο
NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis, Vice President Ameresco Inc. (NYSE: AMRC), κα.
Anamaria Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc. (NYSE: CAVA), κ. Ted Xenohristos, Co-
Founder & Chief Concept Officer of CAVA Group, Inc. (NYSE: CAVA), κ. Peter Hadjipateras,
Chief Information, Security And Sustainability Officer- Dorian LPG, κ. Ted Petrone, Vice
Chairman of NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P. (NYSE:NMM), Mr. Harrys Kosmatos, CO-
Chief Financial Officer (TEN), Mr. Panagiotis Tsakos, Jr. καθώς επίσης και την κα. Olga
Bornozi, Managing Director – Capital Link, και κ. Νίκος Μπορνόζης, President – Capital Link, .
Η τελετή αναμεταδόθηκε ζωντανά από όλα τα μεγάλα διεθνή τηλεοπτικά δίκτυα των HΠΑ
καθώς  αποτελεί ένα γεγονός με μέγιστη ακροαματικότητα σε παγκόσμιο επίπεδο και την
παρακολουθούν 150 εκατομμύρια τηλεθεατές.
Η Ειδική Εκδήλωση, “GREEK AMERICAN ISSUER DAY” διοργανώνεται τα τελευταία 20
συναπτά έτη στα πλαίσια του ετήσιου επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link .
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Ο μήνας των αλλαγών διοικήσεων σε κρατικούς ομίλους άλλη μια ιστορία με ακίνητο
στη Μύκονο το καμπανάκι Στουρνάρα για Ταμείο Ανάκαμψης και επενδύσεις και τα
μέσα σταθερής τροχιάς χωρίς συρμούς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μέσα στις επόμενες εβδομάδες θα οριστικοποιηθούν οι αλλαγές στην κορυφή αρκετών
κρατικών φορέων που έχουν ισχυρή παρουσία στις ιδιωτικοποιήσεις και την ενέργεια. Κατ’
αρχήν αυτές τις ημέρες θα κατατεθεί η λίστα με τους υποψήφιους για τη θέση του διευθύνοντος
συμβούλου του Υπερταμείου καθώς λήγει η θητεία του σημερινού επικεφαλής Γρηγόρη
Δημητριάδη. Χθες (10.12.2024) ο κ. Δημητριάδης είπε, σε συνάντηση με τους
δημοσιογράφους, πως είναι εκ νέου υποψήφιος για τη θέση. Λόγω της συγχώνευσης της
ΕΕΣΥΠ ΑΕ με το ΤΑΙΠΕΔ και το Ταμείο Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) κάποια
ανώτερα στελέχη πρέπει να αναζητήσουν κάπου αλλού απασχόληση. Θέμα εβδομάδων είναι
και οι αλλαγές στον ΑΔΜΗΕ καθώς λήγει η θητεία του διευθύνοντος συμβούλου Μανούσου
Μανουσάκη αλλά και κάποιων γενικών διευθυντών. Δεν γνωρίζουμε αν θα παραμείνει ή όχι ο
Μαν. Μανουσάκης στη θέση του ή ποιοι από τους γενικούς διευθυντής θα ψάχνουν σύντομα
δουλειά. Η στήλη αποφεύγει τη σπέκουλα αν δεν έχει σαφείς ενδείξεις. Ακούγεται, πάντως,
πως θα υπάρξουν αλλαγές και στην ηγεσία του ΔΕΔΔΗΕ, που ελέγχεται κατά 51% από τη
ΔΕΗ και κατά 49% από την αυστραλιανή Macquarie. Στη δε ΕΕΣΥΠ ήδη πήρε το δρόμο της
αναζήτησης εργασίας ο αναπληρωτής διευθύνων σύμβουλος Στεφ. Γιουρέλης που ήταν για
δύο θητείες στη συγκεκριμένη θέση.
«Γερό στομάχι» θα χρειαστεί η νέα Διοίκηση της ΕΤΑΔ για να τα βγάλει πέρα με το δύσκολο
έργο της αξιοποίησης 36.000 ακινήτων του Δημοσίου. Και αυτό γιατί καλείται να βάλει τάξη εκεί
που κάποτε «βασίλευε» η ανοργανωσιά, η γραφειοκρατία, και σε κάποιες λίγες περιπτώσεις
και οι… ατασθαλίες, όπως φάνηκε στο σκάνδαλο που αποκαλύφθηκε το καλοκαίρι, όπου οι
υπάλληλοι της εταιρείας εκμεταλλευόντουσαν ακίνητα του Δημοσίου για λογαριασμό τους,
εισπράττοντας χρήματα σε βαλίτσες και φακέλους. Αλλά το πρόβλημα της ΕΤΑΔ, και ευρύτερα
του Δημοσίου, δεν είναι… ηθικό. Είναι, σε μεγάλο βαθμό, οργανωτικό. Ενδεικτική είναι η
ανεκδοτολογική αναφορά που έγινε προς δημοσιογράφους από ανώτατο στέλεχος του
Υπερταμείου: Πολίτης «χτύπησε την πόρτα» της Διοίκησης του Υπερταμείου, για να τους
ρωτήσει τι σκοπεύουν να κάνουν με το «τάδε» ακίνητο στη χώρα της Μυκόνου, στο οποίο έχει
«μπει» και εκμεταλλεύεται παράνομα κάποιος τρίτος. Άφωνα τα στελέχη του Υπερταμείου,
κοιτούσαν ο ένας τον άλλον, όχι επειδή κάποιος εκμεταλλευόταν παράνομα κάποιο ακίνητό
τους, αλλά επειδή δεν είχαν καν υπόψη τους την ύπαρξη του. Έπρεπε να ανοίξουν και να
ψάξουν στα κιτάπια τους για να δουν πως, όντως, υπήρχε ένα τέτοιο δημόσιο περιουσιακό
στοιχείο και, μάλιστα, ανήκε στη θυγατρική του Υπερταμείου, ΕΛΤΑ. Και αυτή η μικρή ιστορία,
τονίστηκε από το στέλεχος, δεν είναι η μόνη, είναι απλώς χαρακτηριστική… Με αυτό το χάος
δεκαετιών να «συντροφεύει» τις προσπάθειες της ΕΤΑΔ να βάλει σε σειρά τα ακίνητα assets
του Δημοσίου, ήταν μάλλον μονόδρομος η χρήση νέων εργαλείων με αξιοποίηση της τεχνητής
νοημοσύνης, καθώς η ανθρώπινη τα έχει κάνει επανειλημμένως «θάλασσα», και δη…
Κυκλαδίτικη. Εμείς από την πλευρά μας, να ευχηθούμε στη νέα CEO της ΕΤΑΔ, κ. Ηρώ
Χατζηγεωργίου, καλή δύναμη!
Επειδή όσοι διαβάζετε τη στήλη θα έχετε αποκομίσει την εντύπωση πως πριονίζουμε την
καρέκλα του συμπαθέστατου αναπληρωτή υπουργού Οικονομίας και Οικονομικών Νίκου
Παπαθανάση με όσα γράφουμε για το Ταμείο Ανάκαμψης, σας παραπέμπουμε στην
προχθεσινή ομιλία του διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα στο 26ο ετήσιο
Capital Link Invest in Greece Forum της Νέας Υόρκης. Ο Γ. Στουρνάρας είπε πως «οι πόροι
του RRF (σ.σ. Ταμείου Ανάκαμψης) θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν
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προς τον ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό». Τα λέει ευγενικά ο άνθρωπος! Υπάρχει θέμα με την
πραγματική απορρόφηση των πόρων και αυτό αποτυπώνεται στη βουτιά των επενδύσεων. Ο
διοικητής της ΤτΕ είπε πως «οι συνολικές επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν (…)
χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι 22,0% στην ΕΕ το 2023)» …και τις
μεταρρυθμίσεις που δεν γίνονται. Ο Γ. Στουρνάρας επανέλαβε (θυμηθείτε, έχουν περάσει
πέντε χρόνια από τότε που ανέλαβε η ΝΔ τη διακυβέρνηση της χώρας) πως «πρέπει επίσης να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας». Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να αποσκοπούν «στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα όμως,
είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που εμποδίζουν την
ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών εισόδου και το άνοιγμα
των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό». Οι μεταρρυθμίσεις «θα συμβάλουν
και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα διευκολύνουν τη μεγαλύτερη
συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες αλυσίδες αξίας». Περιμένουμε με
αγωνία την ομιλία του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη στη συζήτηση για το νέο
προϋπολογισμό μήπως, καταρχήν μάθουμε τι θα πράξει η κυβέρνηση με τις τράπεζες. Για τις
μεταρρυθμίσεις, βλέπουμε!
Στα Σπάτα και συγκεκριμένα στο επιχειρηματικό πάρκο του δήμου Ανατολικής Αττικής δεν
χτυπάει μόνο η “καρδιά” των νέων επενδύσεων σε κέντρα δεδομένων, που έχουν ανακοινωθεί
και δρομολογούνται τα τελευταία χρόνια. Αλλά προωθείται και σειρά άλλων επενδύσεων.
Ενδεικτικά, όπως είναι σε θέση να γνωρίζει η στήλη, στο οικόπεδο 5Ν του επιχειρηματικού
πάρκου Σπάτων, βιοτεχνία εκκλησιαστικών ειδών, που εμφανίζει αξιοσημείωτους ρυθμούς
ανάπτυξης, δρομολογεί την υλοποίηση νέου διώροφου κτιρίου. Για να επιστρέψουμε πάντως,
στα data centers, η αλήθεια είναι πως αυξάνονται και πληθύνονται τα σχεδιαζόμενα ή σε
τροχιά υλοποίησης data centers στο επιχειρηματικό πάρκο των Σπάτων. Πρώτη το χορό των
σχετικών επενδύσεων έσυρε η Microsoft, που εξαγόρασε τον Μάιο του 2022 την έκταση στην
περιοχή Βούλια Προκαλήσι από την Lamda Development προς 14 εκατ. ευρώ. Ακολούθησαν η
γαλλική Data 4, η ΔΕΗ με την αραβική Damac και έπεται συνέχεια…
Στην κυβέρνηση μιλούν για το σχέδιο δημιουργίας της «Ελληνικοί Σιδηρόδρομοι» και των
αλλαγών στον ΟΣΕ αλλά επαρκή κεφάλαια δεν υπάρχουν ώστε να χρηματοδοτηθεί η
ανάπτυξη του τρένου. Προχθές σε μια συζήτηση που διοργάνωσε το ινστιτούτο Insocial του
πρώην υπουργού του ΠΑΣΟΚ Νίκου Χριστοδουλάκη ακούστηκε πως αν ο ΟΣΕ δεν
προχωρήσει άμεσα σε προμήθεια τουλάχιστον 20 συρμών, σε δύο χρόνια θα σταματήσει να
κυκλοφορεί ο προαστιακός της Αθήνας αφού οι σημερινοί συρμοί είναι πεπαλαιωμένοι και σε
άσχημη κατάσταση! Το ίδιο μπορεί να συμβεί και με το μετρό της Αθήνας, το επίπεδο
υπηρεσιών του οποίου βουλιάζει συνεχώς, κυρίως λόγω της έλλειψης συρμών. Το τραγικό
είναι πως κανένας δεν ασχολείται με την προκήρυξη διαγωνισμών για τροχαίο υλικό, ούτε
έχουν βρεθεί τα κονδύλια που θα ενισχύσουν το στόλο των μέσων σταθερής τροχιάς. Τα λεφτά
φαίνεται πως εξαντλήθηκαν στα λεωφορεία.
Τη μεγαλύτερη μείωση από μήνα σε μήνα και τη χαμηλότερη αύξηση από έτος σε έτος
κατέγραψαν οι τιμές στον κλάδο των τροφίμων (σε σχέση με άλλους κλάδους) το Νοέμβριο,
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σύμφωνα με όσα προκύπτουν από το δελτίο το οποίο εξέδωσε η ΕΛΣΤΑΤ χθες για το γενικό
δείκτη τιμών καταναλωτή. Συγκεκριμένα, μεταξύ Οκτωβρίου – Νοεμβρίου 2024, σημειώθηκε
μείωση 0,7% στις τιμές στον κλάδο της διατροφής και των μη αλκοολούχων ποτών (έναντι
μείωσης 0,4% στο γενικό δείκτη). Να σημειωθεί πως η μείωση αυτή δεν είναι «εποχικό»
φαινόμενο, καθώς τον Οκτώβριο – Νοέμβριο σημειώθηκε οριακή αύξηση 0,1% στις τιμές του εν
λόγω κλάδου. Εξάλλου, μεταξύ Νοεμβρίου 2023 – Νοεμβρίου 2024, σημειώθηκε οριακή
αύξηση, της τάξεως του 0,6% στις τιμές στον κλάδο της διατροφής κλπ. έναντι 2,4% στο γενικό
δεικτη. Να σημειωθεί πως ο Νοέμβριος ήταν ο πρώτος μήνας κατά τον οποίο ξεκίνησε η
εφαρμογή του μέτρου της συντονισμένης μείωσης μείωσης των τιμών των προϊόντων στα
σούπερ μάρκετ, με πρωτοβουλία του Υπουργού Ανάπτυξης, Τάκη Θεοδωρικάκου. Δεδομένου,
ότι αυτή η πρωτοβουλία «έτρεξε» σταδιακά, καθώς ανακοινώνονταν ανά τακτά διαστήματα
επιπλέον προϊόντα στη λίστα των μειωμένων τιμών (κοντά στα 100 με 150 κάθε φορά), οι
αρνητικές -για τον πληθωρισμό των τροφίμων- συνέπειες της δεν έχουν ακόμη φανεί πλέρια.
Σύμφωνα με τις ανακοινώσεις της προηγούμενης εβδομάδας, οι κωδικοί των προϊόντων έχουν
ανέλθει στα 671, ενώ αναμένεται να ξεπεράσουν τους 700. Όσον αφορά για τη χρονική ισχύ
της εν λόγω λίστας, αναμένεται να φτάσει έως τα τέλη του Ιανουαρίου 2025. Ακριβώς τις ίδιες
μέρες, θα δημοσιοποιηθούν και τα στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ, για τους δείκτες τζίρου και όγκου
πωλήσεων για το λιανεμπόριο για το Νοέμβριο του 2024, όπου θα φανεί το αποτέλεσμα αυτής
της πρωτοβουλίας στα ταμεία των σούπερ μάρκετ. Η στήλη προέτρεξε λίγο και προκειμένου να
είναι… έτοιμη να αξιολογήσει το μέτρο από πλευράς σούπερ μάρκετ, φέτος (όπου ισχύει η
μείωση τιμών) σε σχέση με πέρσι (όπου δεν ίσχυε αυτή η πρωτοβουλία) βρήκε τα στοιχεία του
Νοεμβρίου 2023 και είδε πως ο δείκτης τζίρου των μεγάλων καταστημάτων τροφίμων
αυξήθηκε (σε σχέση με τον Οκτώβριο του 2023) κατά 1,4% και ο δείκτης όγκου κατά 1,3% (ενώ
ο πληθωρισμός των τροφίμων έτρεχε με μόλις 0,1%).
Η στήλη βάζει στοίχημα πως για τους περισσότερους η φράση «μελλοντικές συντάξεις» και η
φράση «ένωση ευρωπαϊκών κεφαλαιογορών» είναι άσχετες μεταξύ τους, ενώ η δεύτερη
(δηλαδή η «ένωση ευρωπαϊκών κεφαλαιαγορών) έχει ένα… θολό νόημα. Ωστόσο, η
δημιουργία μιας πραγματικά ενιαίας αγοράς κεφαλαίων σε ολόκληρη την ΕΕ αποτελεί ένα
«επείγον» καθήκον για τους Ευρωπαίους προκειμένου να προσελκύσουν επενδύσεις. Αυτό
έχει υποστηρίξει η αντιπρόεδρος της κεντρικής γερμανικής τράπεζας (Bundesbank), Σαμπίνε
Ζάουμπερερ (Sabine Sauberer). Και δεν είναι η μόνη φυσικά, αλλά η Ζάουμπερερ σε
πρόσφατη συνέντευξή της, στην Frankfurter Allgemeine Zeitung, έδωσε και μια άλλη κοινωνική
πτυχή σε αυτή τη διαδικασία. Όταν ρωτήθηκε γιατί χρειάζονται οι απλοί πολίτες την ένωση των
ευρωπαϊκών κεφαλαιαγορών, απάντησε τα εξής: «Ένα παράδειγμα είναι ο συνταξιοδοτικός
προγραμματισμός. Ποτέ άλλοτε τόσοι πολλοί πολίτες δεν ήθελαν να προβλέπουν τα γηρατειά
τους μέσω των προϊόντων της κεφαλαιαγοράς. Με την ολοκλήρωση της Ένωσης
Κεφαλαιαγορών, όλοι οι ενδιαφερόμενοι θα έβρισκαν μια ευρύτερη γκάμα επενδυτικών
προϊόντων από όλη την Ευρώπη υπό ενιαίες συνθήκες. Μπορεί να έχει κανείς πρόσβαση σε
πολύ περισσότερα χωρίς να φοβάστε ότι οι νομικές συνθήκες στην Ισπανία και τη Γαλλία, για
παράδειγμα, είναι διαφορετικές από ό,τι στη Γερμανία. Η επενδυτική βάση για ευρωπαϊκές
εταιρείες που θέλουν να συγκεντρώσουν χρήματα από την κεφαλαιαγορά θα διευρυνθεί
επίσης. Κάποια στιγμή θα μπορούσαμε να δούμε και πάλι περισσότερες εγγραφές εταιρειών
στην Ευρώπη. Θα γινόμασταν επίσης πιο ανεξάρτητοι από την αμερικανική κεφαλαιαγορά.
Πρόκειται λοιπόν για επενδύσεις των Ευρωπαίων για τους Ευρωπαίους». Η στήλη συστήνει
στους αναγνώστες της να συγκρατήσουν το σχόλιο της αντιπροέδρου της Bundesbank, ειδικά
καθώς το Υπουργείο Εργασίας πέρασε (χωρίς να το ανακοινώσει) τροπολογία σύμφωνα με την
οποία το Ταμείο Επικουρικής Κεφαλαιοποιητικής Ασφάλισης (ΤΕΚΑ) θα μπορεί «να
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ενεργοποιήσει την επενδυτική του λειτουργία και να διαμορφώσει στρατηγική επενδύσεων,
χωρίς να υπάρχουν αμφιβολίες ως προς εφαρμοζόμενο θεσμικό Πλαίσιο».
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Δημήτρης Τζάνας: Η ολιγοήμερη αυτονόμηση του ΧΑ μπορεί να οδηγήσει σε περαιτέρω
συνέχιση της ανοδικής του κίνησης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στη Συρία, χρειάστηκαν λίγες μόνο εβδομάδες για να ανατραπεί το καθεστώς του Άσαντ, με την
Τουρκία να υποβοηθά τους, Ισλαμικού προφίλ, αντάρτες να το πετύχουν, εκμεταλλευόμενη την
μεταφορά των Ρώσων Συμμάχων του Άσαντ στον πόλεμο της Ουκρανίας.
Ανοίγει επομένως μια ακόμη εστία αναταράξεων στη Μ. Ανατολή που θα απασχολήσει τους
πάντες, με τους αναλυτές να επισημαίνουν τους κινδύνους που μπορεί να συμβούν στο
επόμενο διάστημα, καθώς αυξάνεται ο γεωπολιτικός κίνδυνος από τις εξελίξεις στην Περιοχή
Παράλληλα, στη Γαλλία ο Πρόεδρος Μακρόν αναζητεί το κατάλληλο πρόσωπο για τη θέση του
Πρωθυπουργού, ώστε η νέα Κυβέρνηση να πετύχει την έγκριση του προϋπολογισμού που
στοχεύει στη μείωση του δημοσιονομικού ελλείμματος κατά μία ποσοστιαία μονάδα, με την
αντιπολίτευση (αριστερά και ακροδεξιά) να μη συνομολογεί.
Την ίδια ώρα, οι Αγορές τηρούν στάση αναμονής και ψυχραιμίας με τις αποδόσεις των 10ετων
τίτλων να σταθεροποιούνται στο 2,8% – 2,9%.
Το βέβαιο πάντως είναι ότι τα πολιτικά δεδομένα τόσο στη Γαλλία, όσο και στη Γερμανία, όπου
θα προκηρυχθούν πρόωρες εκλογές, δεν επιτρέπουν αισιοδοξία για την προώθηση των
τολμηρών μεταρρυθμίσεων που εισηγείται η έκθεση Ντράγκι και την εφαρμογή ενός νέου
αμυντικού δόγματος, με τον Ντόναλντ Τραμπ να απειλεί ότι θα επανεξετάσει τη συμμετοχή των
ΗΠΑ στο ΝΑΤΟ, αν η Ευρώπη αρνηθεί να δαπανήσει περισσότερα για την άμυνά της.
Με τα παραπάνω δεδομένα, οι Διεθνείς Αγορές κινούνται με νευρικότητα, έχοντας καταγράψει
προηγουμένως ιστορικά υψηλές επιδόσεις τόσο στη Wall Street όσο και στην Ευρώπη με το
δείκτη Dax να ξεπερνά τις 20000 μονάδες, προσπερνώντας τα προβλήματα της Γερμανικής
Οικονομίας.
Στην Ελλάδα όλα είναι διαφορετικά. Οι Αλλοδαποί επενδυτές άλλαξαν τη στάση τους. Σε αυτό
συνέβαλε η ξεκάθαρη δήλωση του Έλληνα Πρωθυπουργού για μη επιβολή έκτακτης
φορολογίας στις Τράπεζες στο Road Show των Morgan Stanley – ΕΧΑΕ, τα θετικά στοιχεία για
το ΑΕΠ του 3ου τριμήνου (στο 2,4% σε ετήσια βάση) και η αναβάθμιση του αξιόχρεου από την
Scope Ratings.
Σαν αποτέλεσμα, το Ελληνικό Χρηματιστήριο κατέγραψε 6 συνεχόμενες ανοδικές
συνεδριάσεις, με τον ΓΔ να προσπερνά τις 1460 μονάδες και να επιδεικνύει διαφοροποιημένη
συμπεριφορά σε σχέση με τις Διεθνείς Αγορές.
Υπό προϋποθέσεις, η ολιγοήμερη αυτονόμηση του Ελληνικού Χρηματιστηρίου μπορεί να
οδηγήσει σε περαιτέρω συνέχιση της ανοδικής του κίνησης στο τελευταίο μήνα του έτους
(year-end-rally) οδηγώντας τον ΓΔ πάνω από τις 1500 μονάδες.
Θα χρειαστούν νέες εισροές που θα μπορούσαν να προέλθουν, μεταξύ άλλων και από τη
ρευστότητα που θα απελευθερωθεί από τη δημόσια πρόταση για το σύνολο των μετοχών της
ΤΕΝΕΡΓ (μετοχών αξίας 800 εκατ. ευρώ που κατέχει το 30% των μετόχων), στο βαθμό που η
διαδικασία δρομολογηθεί άμεσα.
Οι Ξένοι Οίκοι πάντως επανέρχονται με θετική διάθεση για τους Ελληνικούς τίτλους, με τη JP
Morgan να αναβαθμίζει τις τιμές – στόχους των Τραπεζών και την Goldman Sachs να εκτιμά,
στο Συνέδριο της Capital Link, ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει, σε σχέση με τη
υπόλοιπη Ν. Ευρώπη και την Ευρωζώνη.
Σε κάθε περίπτωση, οι θετικές προοπτικές της Ελληνικής Οικονομίας και των blue chips του
Χρηματιστηρίου, θα δοκιμαστούν στο ‘αχαρτογράφητο περιβάλλον’ υψηλής αβεβαιότητας που
αναμένεται να κυριαρχήσει στη συνέχεια.
Δημήτρης Τζάνας
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(σύμβουλος Διοίκησης Κύκλος ΑΧΕΠΕΥ).
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Περιγράφοντας το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται στη χώρα μας η Εντεταλμένη
Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του
Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, δήλωσε ότι «με ώθηση από τις πρόσφατες
αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισ. ευρώ
χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο
πράσινο μέλλον», μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα συνεχίσουν να
περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και
πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ. ευρώ, τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας.
Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την
στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά
έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία
Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο
Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες
ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές.
Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη
agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον
δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα
λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή
της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το
στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Πηγή: www.newsit.gr
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Ο Σωκράτης Κόκκαλης και τα νέα σχέδια, τα σενάρια για Γεραπετρίτη, Κεραμέως,
Κωστή, Πιέρ και έναν τραπεζίτη, πότε θα γίνουν οι εκλογές, η αποθέωση Πόλσον σε
Στουρνάρα και Μεγάλου, το νέο σφυρί της Μοιραράκη και η νέα λίστα LAW20
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι αντοχές της Εθνικής  
Αγαπητοί αναγνώστες, χθες ήταν μια κακή ημέρα για τις τράπεζες.
Μετά από το ράλι των τελευταίων ημερών Πειραιώς, Alpha Bank και EUROBANK,
υποχώρησαν σημαντικά.
Μοναδική εξαίρεση η Εθνική, που έκλεισε σχεδόν αμετάβλητη στα 7,74 ευρώ και μεγάλο όγκο
συναλλαγών τα 3,611,000 κομμάτια.
Όπως σας αναφέραμε και προχθές στην μετοχή υπάρχει μεγάλος αγοραστής.
Οι τράπεζες πιέστηκαν εξαιτίας της επικείμενης επιβολής μέτρων που θα μειώσουν τις
προμήθειες σε φυσικά πρόσωπα και επιχειρήσεις.
Περιμένουμε λοιπόν τις επόμενες ημέρες, να δούμε πότε θα αποκρυσταλλωθούν τα μέτρα από
την κυβέρνηση.
Μέχρι τότε χρειάζεται υπομονή.
Όμως μια μετοχή που πήγε καλά τις τελευταίες ημέρες ήταν η AUSTRIACARD.
Χθες έκλεισε με άνοδο 4,26% στα 5,63 ευρώ.
Σας θυμίζω ότι η εταιρεία εντός του 2024 έκανε placement το 15% των μέτοχων της, στα 6
ευρώ.
Intracom-Intralot
Οι μετοχές που ξεχώρισαν από το πρωί ήταν της Intracom και της Intralot, εν όψει των νέων
σχεδίων της διοίκησης Κόκκαλη.
Βέβαια προς το τέλος της συνεδρίασης και οι δυο μετοχές έχασαν την δυναμική τους αν και
«έκλεισαν» με θετικό πρόσημο.
Η Intracom έκανε μεγάλο όγκο συναλλαγών σε σχέση με τις τελευταίες εβδομάδες, στα
111.000 χαρτιά.
Motor Oil – Helleniq Energy
Χθες διάβασα με προσοχή την έκθεση της Morgan Stanley για τα ΕΛΠΕ και την  Motor Oil.
Για τη μετοχή της Motor Oil, η σύσταση μας είναι υπεραπόδοση έναντι της αγοράς
(overweight), με την τιμή στόχο στα 27 ευρώ, με τα περιθώρια το δ’ τρίμηνο να είναι
ισχυρότερα από ότι το γ΄ τρίμηνο. Εκτός από τα περιθώρια κέρδους, η συζήτηση
επικεντρώθηκε στην πυρκαγιά στο διυλιστήριο.
Για τη HELLENiQ, η σύσταση μας είναι ίση απόδοση με την αγορά (equalweight) και η τιμή
στόχος είναι 7 ευρώ ανά μετοχή.
Για το 2025, η διοίκηση πιστεύει ότι το β’ εξάμηνο του 2025 θα πρέπει να είναι ισχυρότερο από
ότι το α΄ εξάμηνο, δεδομένης της επανεκκίνησης ορισμένων διυλιστηρίων κατά το
προηγούμενο μέρος του έτους.
Η Motor Oil έκλεισε χθες με άνοδο στα 20,46 ευρώ ενώ αντίθετα τα ΕΛΠΕ έκλεισαν με πτώση
στα 7 ευρώ.
Σιάμισιης: Το μεγάλο πλεονέκτημα  και το placement…
Το μεγάλο πλεονέκτημα που διασφάλισε ο Ανδρέας Σιάμισιης για την Helleniq Energy με την
κίνηση-ματ με την εξαγορά του 50% της ELPEDISON που ανακοινώθηκε χθες, αφορά στη
στρατηγική του στο μείζον θέμα της ενίσχυσης της ρευστότητας της μετοχής, που συνδέεται
άμεσα με το placement που θα γίνει κάποια στιγμή μέσα στο 2025 .
«Ο Σιάμισιης θα κινηθεί πλέον χωρίς βαρίδια και με λυμένα χέρια, σε μια ενεργειακή αγορά
στην οποία μέσα στο 2025 θα εμφανιστεί μεγάλη κινητικότητα με εξαγορές, συγχωνεύσεις και
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παραγωγική συγκέντρωση.
Συνεπώς ο ίδιος, μπορεί να προχωρήσει και σε δεύτερο placement από κοινού με το
Υπερταμείο, να το θυμάσαι και να το σημειώσεις αυτό» μας είπε χθες κορυφαία πηγή του
ευρύτερου οικονομικού επιτελείου που παρακολουθεί το θέμα.
Θυμίζω πως σήμερα ο όμιλος Λάτση μέσω Paneuropean κατέχει το 40,4% και το ΤΑΙΠΕΔ το
31,18% των μετοχών της HelleniQ Energy.
«Έχει ακουστεί έντονα από τραπεζικές πηγές πως κάθε εταίρος μπορεί να διαθέσει ποσοστό
της τάξης του 10%.
Αυτό βεβαίως θα σήμαινε ότι εμείς, η πλευρά του Δημοσίου θα πέσουμε στο 20% και θα
χάσουμε την καταστατική μειοψηφία που έχουμε σήμερα.
Αυτή την εποχή, η μετοχή βρίσκεται πέριξ των 7 ευρώ, στα ίδια επίπεδα με εκείνα που έγινε το
πρώτο placement, αλλά 20% κάτω από τα υψηλά του Μαΐου.
Πάντως σε εμάς, σε κυβερνητικό επίπεδο δεν έχει ακόμη ωριμάσει ο σχεδιασμός, είναι κίνηση
σημαντικής αποεπένδυσης η απώλεια της καταστατικής μειοψηφίας, θέλει σωστό
προγραμματισμό και timing» προσθέτει η ίδια πηγή.
Μοιραράκη: Και νέο σφυρί για 228.000 ευρώ
Δεν τελειώνουν οι περιπέτειες των πλειστηριασμών για την «βασίλισσα των χαλιών» Δέσποινα
Μοιραράκη.
Μπορεί η ίδια να παρευρίσκεται σε πολλά κοσμικά events, αλλά, όπως λένε άνθρωποι που την
ξέρουν «εάν την γυρίσεις ανάποδα δεν θα πέσει ούτε ευρώ».
Τον Ιούλιο του 2025 έχει προγραμματιστεί να βγει στο σφυρί η έδρα της
επιχείρησης-κατάστημα στη Γλυφάδα.
Εκτός εάν πληρωθούν κάποιες δόσεις και ο πλειστηριασμός ανασταλεί ή ματαιωθεί.
Ο πλειστηριασμός έχει οριστεί για τις 2 Ιουλίου 2025, με επισπεύδουσα την Cepal ως
διαχειρίστρια των απαιτήσεων της «Creditable Opportunities Fund II SCS RAIF», ενεργώντας
για το υπό-τμήμα αυτής «Southrock II», ενώ το ποσό για το οποίο επιβλήθηκε η κατάσχεση
ανέρχεται σε 228.000 ευρώ.
Αφορά την εταιρεία «Ανώνυμη Εμπορική Εταιρεία  Εισαγωγών και Εξαγωγών Υφασμάτων,
Ενδυμάτων, Επίπλων, Έργων Τέχνης και Ταπήτων Δέσποινα Μοιραράκη» και αφορά 7
οριζόντιες ιδιοκτησίες, που περιλαμβάνουν το κατάστημα της Γλυφάδας, θέσεις στάθμευσης
κ.α.
Πρόκειται για αυτοτελείς και ανεξάρτητες οριζόντιες ιδιοκτησίες, που ανήκουν στην οφειλέτιδα
εταιρεία κατά πλήρη κυριότητα, οι οποίες βρίσκονται σε πολυώροφη οικοδομή, στη
διασταύρωση της Λεωφ. Ποσειδώνος με την οδό Ζησιμοπούλου 1, στη Γλυφάδα.
Πάντως τα νούμερα της εταιρείας δεν είναι και τόσο καλά.
Τα καθαρά κέρδη το 2023 ήταν  35.943 ευρώ, έναντι κερδών 23.409 ευρώ το 2022.
Ο συνολικός δανεισμός της εταιρείας από 1.700.700,49 ευρώ στις 31/12/2022 μειώθηκε σε
1.603.632,27 ευρώ στις 31/12/2023.
Ωστόσο, τα «αποτελέσματα εις νέο» δείχνουν συσσωρευμένες ζημίες ύψους 3 εκατ. ευρώ και
οι συνολικές υποχρεώσεις φτάνουν τα 4,24 εκατ. ευρώ.
Η λίστα mononews Law20
Αγαπητοί αναγνώστες, από σήμερα το mononews.gr καθιερώνει μια νέα λίστα.
Την λίστα mononews LAW20 με τους 20 πιο επιδραστικούς δικηγόρους για την χρονιά που
τελειώνει, σε λίγες ημέρες.
Η λίστα mononews LAW20 που συντάχθηκε από την έμπειρη δικηγόρο – δημοσιογράφο
Αλεξιάννα Τσότσου, θα δημοσιεύεται κάθε χρόνο τον μήνα Δεκέμβρη.
Ταυτόχρονα σε περίπου δυο εβδομάδες θα δημοσιεύσουμε και την λίστα με τους 20 πιο
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επιδραστικούς γιατρούς για το 2024.
Και φυσικά στο τέλος Ιανουαρίου η μεγάλη λίστα mononews100.
Αγαπητοί αναγνώστες και οι δυο νέες λίστες που καθιερώνουμε από φέτος (και θα
δημοσιεύουμε κάθε χρόνο ) δηλαδή των νομικών και των γιατρών (αλλά και όσων θα
ακολουθήσουν το 2025) έχουν ως στόχο την καλύτερη ενημέρωση των αναγνωστών μας.
Νέο design
Αγαπητοί αναγνώστες,  κάποιοι από εσάς χθες τα ξημερώματα αιφνιδιαστήκατε όταν
διαβάσατε ένα θέμα με τίτλο: «Πώς με παγίδευσε μια στοιχηματικη εταιρεία.»
Ξαφνιαστήκατε από τον χρωματισμό της σελίδας που δεν ήταν λευκή, ούτε μαύρη, ούτε σομόν,
όπως σας έχετε συνηθίσει.
Το mononews.gr, με τον νέο του σχεδιασμό έχει την δυνατότητα να αλλάζει χρωματισμούς στις
σελίδες του, όπως είναι η νέα τάση παγκοσμίως.
Διεθνή ΜΜΕ όπως το bloοmberg, οι FT, το Forbes και NYTimes, όταν θέλουν να αναδείξουν
κυρίως ένα story χρησιμοποιούν διάφορα χρώματα (μπλε, γαλάζιο κλπ) στις σελίδες τους.
ALLWYN: Με 51,78% στον ΟΠΑΠ
Σχεδόν ολοκληρώθηκε το πρόγραμμα εξαγοράς ιδίων μετοχών του ΟΠΑΠ.
Σύμφωνα με τις ανακοινώσεις της Allwyn, από τον Οκτώβριο του 2023 έως και τις 5 Νοεμβρίου
2024 ο ΟΠΑΠ απέκτησε 2,6% των μετοχών του αντί 149,8 εκατ. ευρώ.
Ως αποτέλεσμα, η συμμετοχή της Allwyn στον ΟΠΑΠ ανέρχεται σε 51,78%, από 50,43% που
ήταν πριν αρχίσουν οι εξαγορές ιδίων μετοχών από τον οργανισμό.
H μετοχή βρίσκεται στα 15,92 ευρώ, με απόδοση από τις αρχές του χρόνου (αφού φυσικά
αφαιρέσουμε τα μερίσματα και τις επιστροφές) 3,58%.
Η διοίκηση έχει δεσμευτεί ότι κάθε χρόνο θα μοιράζει μέρισμα τουλάχιστον 1 ευρώ.
Η Allwyn, που από τον περασμένο Οκτώβριο, έχει μεταφέρει την έδρα της στην Ελβετία,
παρουσίασε τα αποτελέσματα του 9μήνου 2024 και, σύμφωνα με αυτά, παρουσίασε έσοδα 6,4
δισ. ευρώ (+12% σε σχέση με την αντίστοιχη περίοδο του 2023) και προσαρμοσμένα
λειτουργικά κέρδη (ad. EBITDA) 410,8 εκατ. ευρώ (+12%).
Ο ανασχηματισμός στο ΜΜ, ο Γεραπετρίτης, ο Δημητριάδης
H φράση «πότε θα γίνουν εκλογές» ακούγεται στην Ελλάδα την επόμενη ημέρα των…
εκλογών.
Και η λέξη «ανασχηματισμός» ακούγεται από τη στιγμή της ορκομωσίας των μελών μιας
κυβέρνησης.
Όμως, φαίνεται ότι πλησιάζουμε σε μεγάλες αλλαγές στο κυβερνητικό σχήμα, αλλά και στο
επιτελικό κράτος, δηλαδή στο Μέγαρο Μαξίμου.
Η παραίτηση Πατέλη έφερε την άμεση αντικατάστασή του από τον Μιχάλη Αργυρού, ωστόσο,
η «δυνατή ομάδα» του ΜΜ έχει αδυνατίσει αρκετά και ο πρωθυπουργός αντιλαμβάνεται ότι
πρέπει να κάνει αλλαγές.
Αρχίζοντας από το Μαξίμου, να σας πληροφορήσω ότι ήδη έχουν αρχίσει και ακούγονται ξανά
ονόματα.
Όπως του Γιώργου Γεραπετρίτη, ο οποίος φαίνεται ότι πλησιάζει όλο και πιο κοντά στην
Ηρώδου Αττικού, όχι τώρα που έχει κάποιες ανοικτές συναντήσεις με τούρκους
αξιωματούχους, αλλά από τον Γενάρη.
Κάποιοι κρίνουν ότι μόνο ένα ισχυρό όνομα όπως ο ΥΠΕΞ, με καλή γνώση στα νομικά θέματα
και καλές σχέσεις με υπουργούς, βουλευτές και επιχειρηματίες μπορεί να «μαζέψει το μαγαζί»,
όπως λένε χαρακτηριστικά.
Να σας πω την αλήθεια, άκουσα και άλλα ονόματα ότι μπορεί να επιστρέψουν στο Μαξίμου.
Ακόμη και του… Γρηγόρη Δημητριάδη, πρώην διευθυντή στο γραφείο του πρωθυπουργού,
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άκουσα, αλλά όρκο δεν παίρνω αν αληθεύουν οι φήμες, αν διακινούνται από συγκεκριμένους
κύκλους πέριξ της Βαλαωρίτου ή αν γράφονται για να «καούν».
Μου έλεγαν επίσης ότι η πιο σταθερή αξία στο επιτελικό κράτος, ο υπουργός Σκέρτσος θα
μπορούσε να φύγει (μετά και την παραίτηση Πατέλη) ώστε να ικανοποιηθούν όσοι τον είχαν
στοχοποιήσει, κυρίως από τα δεξιά.
Και να πάει σε κάποιο δυνατό υπουργείο, αλλά μην καίτε το σενάριο ο Μητσοτάκης να τον
κρατήσει αφού είναι ο πιο διαχρονικός και πιστός του συνεργάτης.
… Και τα σενάρια για εκλογές και αλλαγές στην κυβέρνηση
Στο άλλο καυτό θέμα του ανασχηματισμού, κορυφαίος κυβερνητικός παράγοντας μου έδωσε
μια πτυχή που την βρίσκω ιδιαίτερα ενδιαφέρουσα.
Μου είπε ότι εκλογές (εκτός συγκλονιστικού απροόπτου) θα έχουμε τρεις μήνες πριν από τη
λήξη της θητείας της παρούσας κυβέρνησης.
Όχι δηλαδή τον Ιούλιο του 2027, αλλά τον Απρίλιο.
Ο λόγος είναι ότι η Ελλάδα αναλαμβάνει την προεδρία της ΕΕ, στο δεύτερο εξάμηνο 2027 και
σε καμιά περίπτωση δεν θέλει ο Μητσοτάκης να υπάρχουν πολιτικά κενά και αναταράξεις
εκείνη την περίοδο.
Επομένως, με την είσοδο του 2025 έχουμε δύο χρόνια καθαρής κυβερνητικής θητείας.
Με αυτό το σίγουρο δεδομένο, οι προτάσεις που έχουν πέσει στο τραπέζι του κ. Μητσοτάκη
(που σιχαίνεται να ακούει τη λέξη ανασχηματισμός), είναι δύο:
-Σαρωτικός ανασχηματισμός μόλις κλείσει η υπόθεση του νέου Προέδρου της Δημοκρατίας και
δύο χρόνια θητείας αυτής της κυβέρνησης με μικρές διορθώσεις στην πορεία. Να μη γίνει
δηλαδή άλλος ανασχηματισμός πέραν του Ιανουαρίου.
-Μεγάλος ανασχηματισμός μετά τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης του 2025, και με τη νέα
χρονιά να γίνουν οι διορθώσεις που αρέσκεται να κάνει ο πρωθυπουργός εκεί που βλέπει
«τρύπες» και δυσλειτουργίες
Στα Χανιά τις ημέρες των Χριστουγέννων θα πάρει τις αποφάσεις του ο Κ. Μητσοτάκης,
ξεκουράζοντας και τη μέση του που του έχει προκαλέσει πολύ πόνο…
Και μια… δυνατή τράμπα με Κωστή, Πιέρ, Κεραμέως και έναν τραπεζίτη
Όπως η Πυθία που μασούσε δάφνες για να βγάλει χρησμούς και ανέβαινε στο τρίποδο, έτσι κι
εγώ θα σας πω για μια… τράμπα υπουργών που θα μπορούσε να γίνει και θα προκαλούσε
αίσθηση.
Αν φύγει από το Εξωτερικών ο Γεραπετρίτης, τα ονόματα που παίζουν δυνατά για να τον
αντικαταστήσουν είναι αυτό του Κωστή Χατζηδάκη, της Νίκης Κεραμέως και ως αουτσάιντερ
του Μαργαρίτη Σχοινά.
Αν ο «τσάρος» Κωστής φύγει από το κτίριο της πλατείας Συντάγματος,  βλέπω να κατηφορίζει
από το Μαρούσι προς το κέντρο ο υπουργός Παιδείας, Κυριάκος Πιερρακάκης, ο οποίος
πέρασε σημαντικές μεταρρυθμίσεις και πλέον μπορεί να λέει ότι το έργο του ολοκληρώθηκε.
Ή Πιερ ή κάποιος τραπεζίτης μου λένε οι πηγές μου, φίλος του Κυριάκου Μητσοτάκη.
Σε ερώτηση εάν η πηγή εννοεί τον Παύλο Μυλωνά της Εθνικής η απάντηση ήταν “όχι δεν
εννοώ αυτόν. Υπάρχουν και άλλοι τραπεζίτες, φίλοι του Μητσοτάκη που είναι έντονα
πολιτικοποιημένοι”.
Δεν κατάφερα να μάθω πάντως ποιον εννοεί η πηγή μου. 
Τα δύσκολα για τον Μιχάλη Αργυρού
H επιβεβαίωση από το Μέγαρο Μαξίμου ότι διάδοχος του Αλέξη Πατέλη θα είναι ο Μιχάλης
Αργυρού, δεν εξέπληξε.
Το mononews πρώτο είχε ανεβάσει την είδηση, λίγη ώρα μετά την παραίτηση Πατέλη, αν και ο
ίδιος ο κ. Αργυρού δεν ήθελε να το επιβεβαιώσει.
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Ο Αργυρού ορίστηκε πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων, αμέσως
μετά τη νίκη της ΝΔ στις εκλογές του 2019.
Τότε αντικατέστησε τον Γιώργο Χουλιαράκη και εκπροσωπούσε την Ελλάδα στο EuroWorking
Group ενώ είχε στενή συνεργασία, τόσο με το Μαξίμου όσο και με τον εκάστοτε υπουργό
Οικονομικών.
Στο παρελθόν ήταν μέλος του Επιστημονικού Συμβουλίου του Ινστιτούτου Δημοκρατίας,
Κωνσταντίνος Καραμανλής, και αναπληρωτής Γραμματέας Στρατηγικού Σχεδιασμού και
Επικοινωνίας της Νέας Δημοκρατίας.
Ο επικεφαλής του ΣΟΕ και καθηγητής Οικονομικών στο Πανεπιστήμιο Πειραιά είχε πολύ καλή
συνεργασία με τον Χρήστο Σταϊκούρα και με τον Κωστή Χατζηδάκη στο κτίριο του υπουργείου
Οικονομικών ενώ είχε τακτικές επαφές και με τον πρωθυπουργό, ο οποίος τον εμπιστευόταν
απόλυτα.
Οι προκλήσεις της νέας του θέσης είναι πολλές, άλλωστε πρέπει να συνεχίσει το επιτυχημένο
έργο του Αλέξη Πατέλη.
Όχι μόνο στον τομέα των διεθνών οικονομικών σχέσεων και επαφών του Κ. Μητσοτάκη, αλλά
και σε ό,τι αφορά τα… παράπονα πολιτικών και επιχειρηματιών για σειρά θεμάτων.
Ο διευθυντής του Οικονομικού Γραφείου του πρωθυπουργού οφείλει να έχει και δεξιότητες που
θα τον βοηθήσουν να κρατά ισορροπίες, κάτι που ο Πατέλης είχε καταφέρει.
Τώρα αρχίζουν τα δύσκολα, λοιπόν, για τον Αργυρού…
…Και οι Κύπριοι που διαπρέπουν
Η επιλογή του Μιχάλη Κυριακού, πάντως, αυξάνει και τη λίστα με τους Κύπριους που
διαπρέπουν σε διάφορους τομείς στην Ελλάδα.
Να σας θυμίσω ότι ο σπουδαίος διπλωμάτης, ο αδικοχαμένος Γιάννος Κρανιδιώτης, ήταν
υπουργός και σημαίνων στέλεχος του ΠΑΣΟΚ.
Στην κυβέρνηση αυτή τη στιγμή υπάρχει ο Χρήστος Στυλιανίδης, υπουργός Ναυτιλίας και ο
Μάριος Θεμιστοκλέους, υφυπουργός Υγείας.
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης προσπαθεί πάντα να έχει εκπροσώπους του κυπριακού ελληνισμού.
Αλλωστε, το 2019 επιθυμούσε διακαώς να κάνει υπουργό Οικονομικών τον άλλοτε κύπριο
«τσάρο» της οικονομίας που έβγαλε γρήγορα την Κύπρο από τα μνημόνια, τον Χάρη
Γεωργιάδη.
Να μην ξεχάσω βεβαίως τον νομπελίστα οικονομολόγο, γεννημένο στη Λευκωσία, Χριστόφορο
Πισσαρίδη, ο οποίος για μια περίοδο (ακόμη και σήμερα) το όνομά του μνημονεύεται για το
περίφημο πόρισμά του για την ελληνική οικονομία.
Στους γνωστούς ελληνοκύπριους που διαπρέπουν στην Ελλάδα, δεν μπορώ να μην αναφέρω
τον ικανό manager Ανδρέα Σιάμησιη της Helleniq Εnergy.
Ιδιαίτερα γνωστός είναι ο «γκουρού» των δημοσκοπήσεων, Ανδρέας Δρυμιώτης, ο οποίος
επίσης κατάγεται από τη Λευκωσία.
Στους επιδραστικούς της ελληνικής αγοράς συγκαταλέγεται ο κυπριακής καταγωγής Μάριος
Ψάλτης, CEO της PwC Ελλάδας.
Και βεβαίως, σημαντικά ονόματα από την Κύπρο διαπρέπουν στο ελληνικό επιχειρείν.
Ο Αναστάσης Δαυίδ και όλη η οικογένεια της Coca Cola, ο Δάκης Ιωάννου των κατασκευών και
των τεχνών, οι εφοπλιστές Πόλυς και Στέλιος Χατζηιωάννου, ο Κωστάκης Λοϊζου της Celestyal,
ο Μίλτος Καμπουρίδης, ο Γιώργος Παρασκευαϊδης της J&P, η επιχειρηματίας Κλέλια
Χατζηιωάννου, ο Παναγιώτης Δανός από το χώρο του real estate κ.λπ.
Η αποθέωση Πόλσον στον… ηγέτη Στουρνάρα…
Σπουδαία ημέρα η Δευτέρα για τον Γιάννη Στουρνάρα.
Η βράβευσή του στη Νέα Υόρκη και στο συνέδριο του Capital Link είχε απ’ όλα.
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Και συγκίνηση, και αποθεωτικά λόγια, αλλά και ηχηρά μηνύματα που έστειλε ο κεντρικός
τραπεζίτης.
Θα σταθώ σε ορισμένες ατάκες του μεγαλοεπενδυτή Τζον Πόλσον.
Κατ’ αρχάς ο Πόλσον αποθέωσε την κυβέρνηση Μητσοτάκη γιατί «η Ελλάδα έχει αναδειχθεί
πια σε οικονομικό ηγέτη της Ευρώπης».
Στη συνέχεια μίλησε με κολακευτικά λόγια για τον Γιάννη Στουρνάρα, χαρακτηρίζοντάς τον
«ηγέτη» και απαριθμώντας τα επιτεύγματά του.
Στέκομαι εκεί που είπε: «Χωρίς την ηγεσία του Γιάννη, ούτε η ανακεφαλαιοποίηση του
ελληνικού τραπεζικού συστήματος, ούτε η αδιάλειπτη συμμετοχή της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ θα ήταν δυνατή».
Αναγνώρισε επίσης στον κεντρικό τραπεζίτη τη συμβολή του στη διάσωση του τραπεζικού
συστήματος: «Σήμερα, οι ελληνικές τράπεζες είναι άρτια διαχειριζόμενες, με επαρκή
κεφαλαιακά αποθέματα, υψηλή ποιότητα περιουσιακών στοιχείων και ισχυρά κέρδη.
Αυτό το εντυπωσιακό επίτευγμα πραγματοποιήθηκε υπό την ηγεσία του Γιάννη Στουρνάρα»,
είπε ο Τζον Πόλσον.
… Και οι ύμνοι για τον Χρήστο Μεγάλου
Ο μεγαλοεπενδυτής Τζον Πόλσον, ο οποίος έχει μετοχική αξία στην Ελλάδα πάνω από 1,1 δισ.
ευρώ και κατέχει το 18,615% της Τράπεζας Πειραιώς, το 4,847% στην Alpha Bank και το
9,99% στην ΕΥΔΑΠ, στάθηκε ιδιαίτερα στον Χρήστο Μεγάλου.
Ο Πόλσον ανέφερε: «Είμαστε υπερήφανοι που είμαστε ο μεγαλύτερος μέτοχος της Τράπεζας
Πειραιώς, η οποία έχει εξελιχθεί σε ένα εντυπωσιακά επιτυχημένο επιχειρηματικό μοντέλο (ή
success story) υπό την ισχυρή ηγεσία του Διευθύνοντος Συμβούλου μας, Χρήστου Μεγάλου,
που είναι μαζί μας απόψε.
Όλες αυτές οι θετικές τάσεις καθιστούν την Ελλάδα ξεχωριστή, και δεν έχω καμία αμφιβολία ότι
θα συνεχιστούν κατά τη διάρκεια των επόμενων τριών ετών της τρέχουσας κυβέρνησης
Μητσοτάκη».
Αποθεωτικά λόγια και για τον CEO της Πειραιώς.
«Γιάννη Στουρνάρα είσαι τρελός;»
Η ομιλία του Γιάννη Στουρνάρα πριν τη βράβευσή του ήταν ουσιαστικά η αναδρομή της
πορείας του.
Εγώ στέκομαι σε μια ιστορία που περιέγραψε όταν αποφάσισε να εγκαταλείψει τη σπουδαία
καριέρα του στην Οξφόρδη και να έρθει στην Ελλάδα, παρά τις διαφωνίες της συζύγου του,
Λίνας.
Ο διοικητής της ΤτΕ, είπε πως όταν πήγε στην Οξφόρδη για να παραιτηθεί και να επιστρέψει
στην Ελλάδα οι προϊστάμενοί του στο Πανεπιστήμιο Sir Partrick Nairne και Robert Mabro του
είπαν: «You must be mad to leave Oxford».
Δεν με έπεισαν.
Έφυγα.
Δεν το μετανιώσαμε.
Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην Οξφόρδη…»
Όσο για τα μηνύματα που έστειλε στο πολιτικό σύστημα, στέκομαι στα ελληνοτουρκικά που
μάλλον δεν θα άρεσαν σε πολλούς… υπερπατριώτες.
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος πρέπει να συνεχιστεί και πως «θα
ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τουρκία ως
προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις
συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή
και ειδικά στη χώρα μας».
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Χμ, σκέφτηκα.
Αραγε ο φίλος του, Αντώνης Σαμαράς πώς θα αισθάνεται με αυτά που ακούει;
Κι έκρουσε κι ένα καμπανάκι λέγοντας ότι θα ήταν καταστροφή για την Ελλάδα αν δεν
υπάρξουν πολιτικές συναινέσεις και συνεργασίες: «Μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα
διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις»,
είπε ο κεντρικός τραπεζίτης.
Ακούει κανείς άραγε σε όσους μιλούν για συναινέσεις;
Έχει χαθεί ο λογαριασμός με τον Γιώργο Προκοπίου
Όλοι μετράνε και ξαναμετράνε.
Ο λόγος για τον Γιώργο Προκοπίου και για τα πόσα πλοία ναυπηγεί.
Κανείς δεν γνωρίζει τον ακριβή αριθμό των πλοίων που κατασκευάζει στα διάφορα ναυπηγεία
του κόσμου.
Η τελευταία παραγγελία που έκλεισε είναι μια συμφωνία για την κατασκευή τεσσάρων πλοίων
suezmax, αξίας  1,5 δισ. δολάρια.
Η νέα συμφωνία είναι με το κινεζικό ναυπηγείο Qingdao Beihai Shipbuilding, για την κατασκευή
τεσσάρων συμβατικών πλοίων μεταφοράς αργού πετρελαίου, χωρητικότητας 163,000 dwt το
ένα.
Με επιφύλαξη οι ναυλομεσίτες αναφέρουν ότι αυτή την περίοδο ναυπηγεί συνολικά 92 πλοία,
από τα οποία τα 54 είναι δεξαμενόπλοια, τα 30 είναι φορτηγά και 8 πλοία LNG.
Όρκο δεν πάρω για τα 92 υπό ναυπήγηση του Γιώργου Προκοπίου, γιατί ίσως να είναι και
πάνω από τα 100 πλοία.
Είπαμε τα μετράμε συνεχώς. Τα σίγουρα είναι 92 υπό κατασκευή πλοία και άλλα 100 έχει στο
νερό.
Όπως λέει και ο ίδιος «όταν υπάρχουν θέλω, υπάρχει και ο δρόμος»…
Ο Δημητριάδης και ο νέος πρόεδρος στο Υπερταμείο
Υποψηφιότητα για τη διοίκηση του Υπερταμείου επιβεβαιώσει ότι θα βάλει ο Γρηγόρης
Δημητριάδης.
Το δημόσιο αναζητά το νέο διευθύνοντα σύμβουλο για τετραετή θητεία.
Οι αποφάσεις θα ληφθούν από την κυβέρνηση και το αρμόδιο υπουργείο Οικονομικών.
Η αποστολή βιογραφικού στην Stanton Chase ολοκληρώνεται σήμερα, όπως αναφέρει η
προκήρυξη του Υπερταμείου.
Ο κ. Δημητριάδης είπε χθες στους δημοσιογράφους πως δεν θα κάνει μεγάλη διαφορά αν
αναλάβει άλλος ικανότερος ή λιγότερο ικανός manager, μιας και το έργο του Υπερταμείου
ελέγχεται από το δημόσιο κι έχει ήδη μπει στις ράγες.
Δεν μπόρεσα, πάντως, να καταλάβω αν η χθεσινή παρουσίαση του τριετούς επιχειρησιακού
σχεδίου από τον Γρηγόρη Δημητριάδη ήταν το «κύκνειο άσμα» του ή θέλησε να στείλει ένα
μήνυμα ότι «δεν πάω πουθενά, εδώ θα μείνω…»
Το ραντεβού Κυριάκου – Χάρη, η Λεωφόρος Όλγας…
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης όπως γνωρίζετε, είδε χθες το πρωί στο Μαξίμου το Χάρη Δούκα,
Δήμαρχο της Αθήνας.
Είχε προηγηθεί πριν από ένα χρόνο, μια πρώτη συνάντηση μετά την εκλογή του Δημάρχου,
αλλά ήταν εθιμοτυπική, κάποιοι την είχαν χαρακτηρίσει και «ελαφρώς ψυχρή».
Λοιπόν έχουμε και λέμε: Όπως έμαθα χθες, το κλίμα ήταν πολύ καλό μεταξύ των δυο τους,
παρόλο που η μενταλιτέ τους είναι τέτοια που μάλλον δεν θα έκαναν… κολλητή παρέα εκτός
πολιτικής.
Ο Πρωθυπουργός έδειξε ενδιαφέρον αναλυτικό και σε βάθος για τα προβλήματα του
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μεγαλύτερου Δήμου της χώρας. Μου μεταφέρουν μάλιστα πως ο κος Μητσοτάκης υπενθύμισε
στο Χάρη Δούκα πως «ουσιαστικά προίστασαι ενός Υπερυπουργείου», το οποίο είναι σωστό.
Πολλοί πιστεύουν ότι το βασικό θέμα που έθεσε ο Χάρης Δούκας ήταν η μετατροπή της
Λεωφόρου Όλγας, σε δρόμο ήπιας κυκλοφορίας τις ώρες που μποτιλιάρει απελπιστικά το
κέντρο της πόλης και δεν είναι λίγες αυτές οι ώρες.
Όλα αυτά φυσικά από την άνοιξη και μετά που θα παραδοθεί η Όλγας.
Ο προγραμματισμός σήμερα από τη Λίνα Μενδώνη και τον -πρώην Δήμαρχο- Κώστα
Μπακογιάννη είναι για πεζόδρομο όλες τις ώρες και ημέρες.
Όπως μου λένε από Χάρη Δούκα μεριά, ο Πρωθυπουργός έτεινε ευήκοον ους στην πρόταση
χωρίς να δεσμευτεί σε οτιδήποτε, αλλά αυτό κάτι σημαίνει, σίγουρα!
Ο χριστουγεννιάτικος «πόλεμος» Δούκα – Χαρδαλιά
Αλλά το βασικό θέμα στο οποίο επέμεινε ο Χάρης Δούκας, είναι η διαφαινόμενη μεγάλη κόντρα
με το Νίκο Χαρδαλιά, το… «ατακτούλη» (σ.σ. με την καλή έννοια, αλλά ξέρει αυτός!)
Περιφερειάρχη μας.
Όπως είναι γνωστό ο κος Χαρδαλιάς  πήρε την πρωτοφανή απόφαση να πραγματοποιήσει
δική του πρωτοχρονιάτικη γιορτή στο Πεδίον του Άρεως, κόντρα στην παραδοσιακή αλλαγή
του χρόνου που γίνεται κάθε φορά στο Σύνταγμα, με το Δήμαρχο Αθηναίων (το Χάρη Δούκα
σήμερα) να δίνει το έναυσμα για τη νέα χρονιά.
Χρόνια τώρα, η  Ελλάδα άλλαζε χρόνο στην καρδιά της Αθήνας, μπροστά στη Βουλή με τον
εκάστοτε Δήμαρχο να μετράει αντίστροφα και τη δημόσια τηλεόραση να αναμεταδίδει πάντα τη
γιορτή.
Σύμφωνα με όσα έχω συλλέξει μέχρι τώρα, ο κ. Δούκας διαμαρτυρήθηκε έντονα στον
Πρωθυπουργό και ο τελευταίος δήλωσε άγνοια των προθέσεων του Περιφερειάρχη.
Όπως με πληροφόρησαν πάντως κυβερνητικές πηγές, υπάρχει όντως ενόχληση στο πρόσωπο
του Νίκου Χαρδαλιά.
Όπως έλεγαν οι ίδιες πηγές «δεν καταλαβαίνουμε τη διπλή αυτή σπατάλη πόρων. Δεν
μπορούσαν να συνεννοηθούν δήμαρχος και περιφερειάρχης να κάνουν μια, ενιαία γιορτή να
χαρεί ο κόσμος;»
Μάλιστα, χθες στη Βουλή ορισμένοι βουλευτές «έδειχναν» ως υπαίτιο της δύσκολης αυτής
κατάστασης τον περιφερειάρχη (που είναι και «γαλάζιος») κι όχι τον δήμαρχο (που είναι και
αντίπαλος).
Ίσως δε στο Μαξίμου να έχουν γίνει λίγο πιο… προσεκτικοί με τον Νίκο Χαρδαλιά και τα
προηγούμενα «επεισόδια» που διατάραξαν τις μεταξύ τους σχέσεις…
Οι δύσκολες σχέσεις…
Ανέκαθεν και ιστορικά ίσχυε το ρητό «ο εχθρός του εχθρού μου είναι φίλος μου». Λοιπόν
σήμερα για τις σχέσεις των ορισμένων πρωταγωνιστών της επικαιρότητας, έχουμε και λέμε:
-Μητσοτάκης – Χαρδαλιάς: Βοριάς κατεβαίνει από την παγωμένη Σιβηρία…
-Μητσοτάκης – Κώστας Μπακογιάννης: Δεν με ξέρεις δεν σε ξέρω, υποφέρεις και υποφέρω…
-Μητσοτάκης – Χάρης Δούκας: Η αγάπη άργησε ένα χρόνο, αλλά ήρθε τελικά….
-Μητσοτάκης – Νίκος Ανδρουλάκης: Για να γυρίσει ο ήλιος θέλει δουλειά πολλή…
-Χάρης Δούκας – Κώστας Μπακογιάννης: Ας έφευγες να γλύτωνα (παλιό της Ρίτας
Σακελλαρίου, ολίγον παραφρασμένο)…
-Νίκος Ανδρουλάκης – Χάρης Δούκας: Γίναμε ξένοι κι ο δρόμος μακραίνει (παλιό αλλά
επίκαιρο, του Αντώνη Βαρδή με τη Γλυκερία)
-Δούκας -Χαρδαλιάς: Δεν θέλω να σε ξαναδώ, μανάρι μου τα κάναμε σαλάτα… (στίχος της
αξέχαστης φίλης Μαριανίνας Κριεζή που έφυγε το 2022…)
-Χαρδαλιάς-Μπακογιάννης: «Δυο φίλοι βρήκαν μια σανίδα»  (σ.σ. όχι βρεγμένη πάντως…)
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τραγούδι του Απόστολου Ρίζου από το δίσκο «Λάχανα και χάχανα…».
Όσοι στενοχωρήθηκαν με την κατάληξη των δυαδικών σχέσεων ας παρηγορηθούν: «Τα πάντα
ρεί», έλεγε ο αρχαίος ημών Ηράκλειτος, ο επονομαζόμενος και «σκοτεινός φιλόσοφος»…
Αποποίηση Ευθύνης: Το περιεχόμενο και οι πληροφορίες της στήλης προσφέρονται
αποκλειστικά και μόνο για ενημερωτικούς σκοπούς και σε καμία περίπτωση δεν μπορούν να
εκληφθούν ως συμβουλή, πρόταση, προσφορά για αγορά ή πώληση των κινητών αξιών, ούτε
ως προτροπή για την πραγματοποίηση οποιασδήποτε μορφής επένδυσης. Κατά συνέπεια δεν
υφίσταται ουδεμία ευθύνη για τυχόν επενδυτικές και λοιπές αποφάσεις που θα ληφθούν με
βάση τις πληροφορίες αυτές.
Ο Σωκράτης Κόκκαλης και τα νέα σχέδια, τα σενάρια για Γεραπετρίτη, Κεραμέως, Κωστή,
Πιέρ και έναν τραπεζίτη, πότε θα γίνουν οι εκλογές, η αποθέωση Πόλσον σε Στουρνάρα και
Μεγάλου, το νέο σφυρί της Μοιραράκη και η νέα λίστα LAW20 – Mononews.gr
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Αυτή είναι η μεγαλύτερη πρόκληση για την ελληνική οικονομία σύμφωνα με τον
Στουρνάρα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας είπε κατά τη διάρκεια της
βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link πως η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας
αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η ελληνική οικονομία.
Την ίδια στιγμή  ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
 
Για τις μεταρρυθμίσεις
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρκικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
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συναίνεσης στη χώρα μας».
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Μαύρος (ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», δήλωσε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε χθες
(9.12.2024) στη Νέα Υόρκη.
Συγκεκριμένα, ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι
μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου
στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025 – 2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Λαύριο και Άσπρα Σπίτια οι υποψήφιες περιοχές για τις μεγάλες μονάδες αφαλάτωσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ιωάννα Κωσταδήμα
Το Λαύριο και τα Άσπρα Σπίτια συγκαταλέγονται στις τρεις περιοχές που εξετάζει η κυβέρνηση
για την εγκατάσταση μεγάλων μονάδων αφαλάτωσης, αν τελικά ληφθεί απόφαση κατασκευής
τέτοιων μονάδων, με στόχο την ενίσχυση της υδατικής επάρκειας και την κάλυψη των
αυξανόμενων αναγκών της Αττικής σε νερό. Οι δύο αυτές περιοχές προκρίνονται λόγω της
στρατηγικής τους θέσης, καθώς κρίσιμο κριτήριο για την επιλογή τους είναι η εγγύτητα, είτε με
τους καταναλωτές, είτε με τα δίκτυα διανομής νερού (Άσπρα Σπίτια), όπως το κανάλι που
φέρνει νερό από τον Μόρνο προς την Αττική. Όπως επισημαίνουν πηγές στο energygame.gr, η
χωροθέτηση σε απομακρυσμένα σημεία θα αύξανε σημαντικά το κόστος μεταφοράς,
καθιστώντας τα έργα οικονομικά ασύμφορα.
Στην επιλογή των τοποθεσιών για τις μονάδες αφαλάτωσης, κρίσιμος παράγοντας είναι η
εγγύτητα με δίκτυα μεταφοράς ηλεκτρικού ρεύματος λόγω της υψηλής ενεργειακής
κατανάλωσης. Όπως ανέφερε χθες ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΕΥΔΑΠ, Χάρης Σαχίνης, κατά
τη διάρκεια του 26ου Capital Link Forum, η αφαλάτωση αποτελεί μια ακριβή λύση, με το
κόστος παραγωγής να ανέρχεται στα 85 σεντς ανά κυβικό μέτρο νερού, συγκριτικά με τα 55
σεντς που είναι το κόστος επεξεργασίας σήμερα.
Με δεδομένο ότι οι μονάδες αυτές καταναλώνουν μεγάλες ποσότητες ηλεκτρικής ενέργειας,
θεωρείται σχεδόν βέβαιο πως η κατασκευή τους θα συνδυαστεί με συμφωνίες προμήθειας
πράσινης ενέργειας, ώστε να μειωθεί το περιβαλλοντικό αποτύπωμα και να διασφαλιστεί η
οικονομική βιωσιμότητά τους. Ως αποτέλεσμα, εκτός από την ΕΥΔΑΠ, ενδιαφέρον για την
ανάπτυξη και τη λειτουργία των μονάδων αφαλάτωσης εκφράζουν -σύμφωνα με πληροφορίες-
και οι τέσσερις μεγάλοι ενεργειακοί όμιλοι της χώρας.
Σε αυτό το στάδιο, η περιβαλλοντική αδειοδότηση αποτελεί κρίσιμο σημείο για την υλοποίηση
των μονάδων αφαλάτωσης. «Κάθε έργο αφαλάτωσης απαιτεί την εκπόνηση Μελέτης
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΜΠΕ), η οποία αξιολογεί τις δυνητικές επιπτώσεις στο
περιβάλλον και καθορίζει τα απαραίτητα μέτρα μετριασμού. Η διαδικασία αυτή διασφαλίζει ότι
οι μονάδες θα λειτουργούν με σεβασμό στο περιβάλλον, τηρώντας τις σχετικές νομοθετικές
διατάξεις και προωθώντας τη βιώσιμη ανάπτυξη», σχολιάζουν πηγές με γνώση του θέματος.
Επί του παρόντος, στο επίκεντρο τίθεται η επιτάχυνση των διαδικασιών ωρίμανσης των έργων
και η έναρξη των διαγωνισμών. Στόχος είναι να μειωθεί ο χρόνος που απαιτείται για την
προετοιμασία των δημοπρατήσεων και την έναρξη των έργων, προκειμένου να αποφευχθούν
καθυστερήσεις που θα μπορούσαν να οδηγήσουν σε κρίσεις υδατικής επάρκειας στο μέλλον.
«Αν εφησυχάσουμε, θα το βρούμε μπροστά μας, πολύ σύντομα», προειδοποιούν.
Η πρόσφατη αύξηση της κατανάλωσης νερού στην Αττική ανέδειξε με έντονο τρόπο τη
σοβαρότητα της κατάστασης, παρά τις βροχοπτώσεις που σημειώθηκαν. Όπως επισημαίνουν
πηγές με γνώση του ζητήματος, η παρατεταμένη ανομβρία περιόρισε δραστικά τις εισροές
νερού στους ταμιευτήρες, ενώ ταυτόχρονα παρατηρήθηκε σημαντική αύξηση της
κατανάλωσης, η οποία σε ορισμένους μήνες έφτασε σε διψήφια ποσοστά. Η πρωτοφανής αυτή
άνοδος αποδίδεται σε διάφορους παράγοντες, όπως η αυξημένη φροντίδα κήπων και
πράσινων εκτάσεων λόγω της ανομβρίας, η έντονη τουριστική δραστηριότητα που αύξησε τις
ανάγκες σε νερό, και η μεταφορά Αφρικανικής σκόνης, η οποία προκάλεσε επιπλέον ανάγκες
καθαρισμού. Ακόμη και τον Νοέμβριο, παρά τις βροχοπτώσεις, η κατανάλωση σημείωσε
αύξηση κατά +6%, γεγονός που υπογραμμίζει τη σοβαρότητα της κατάστασης. Παρά τη μικρή
ανάσα που προσφέρουν οι πρόσφατες βροχοπτώσεις, επαρκώντας για μόλις «δέκα επιπλέον
ημέρες» υδατικής επάρκειας, η γενικότερη εικόνα παραμένει ανησυχητική. Η πραγματική
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αποτίμηση της κατάστασης αναμένεται την άνοιξη, μετά την ολοκλήρωση της περιόδου των
χιονοπτώσεων. Ωστόσο, όπως τονίζεται, ο εφησυχασμός πρέπει να αποφευχθεί, καθώς
ενδέχεται να οδηγήσει σε σοβαρές κρίσεις στο άμεσο μέλλον.
Τέλος, σημειώνεται πως η Ελλάδα διαθέτει ήδη παρουσία διεθνών «παικτών» στον τομέα των
αφαλατώσεων. «Η χώρα διαθέτει το επιστημονικό και τεχνικό δυναμικό για να σχεδιάσει και να
υλοποιήσει τα έργα αυτά, ώστε να διασφαλιστεί η επάρκεια νερού για τις επόμενες γενιές»,
καταλήγουν οι πηγές.
Το υδατικό έλλειμμα της Αττικής υπολογίζεται σήμερα στα 225 εκατομμύρια κυβικά μέτρα
νερού. Για τη μείωση αυτού του ελλείμματος κατά 75 εκατομμύρια κυβικά μέτρα, η ΕΥΔΑΠ έχει
ήδη προχωρήσει σε ενεργοποίηση γεωτρήσεων στη Μαυροσουβάλα Ωρωπού και σε άντληση
νερού από την Υλίκη, ενώ σχεδιάζει να προσθέσει νέες γεωτρήσεις στον μέσο ρου του
Βοιωτικού Κηφισού. Παρά τις προσπάθειες αυτές, η Αττική, υπό τις παρούσες συνθήκες
ανομβρίας, διαθέτει υδατικά αποθέματα επαρκή για μόλις τέσσερα ακόμη χρόνια.
Η τροφοδοσία του ταμιευτήρα του Ευήνου με νερό από νέες πηγές στη Δυτική Ελλάδα έχει
προκριθεί ως η καταλληλότερη λύση για την ενίσχυση των υδατικών αποθεμάτων της Αττικής.
Μέχρι στιγμής έχει παραδοθεί η προκαταρκτική μελέτη και το έργο προχωρά σταδιακά. Όπως
έχει δηλώσει κατά καιρούς ο υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θόδωρος Σκυλακάκης, η
κεντρική λύση αφορά την ενίσχυση του Ευήνου από τη λίμνη Κρεμαστών, η οποία διαθέτει
αποθηκευτικό χώρο πενταπλάσιο από όλους τους ταμιευτήρες της ΕΥΔΑΠ μαζί». Το έργο θα
υλοποιηθεί σε δύο φάσεις. Στην πρώτη φάση, θα προωθηθεί, πιθανότατα ως δημόσιο έργο, η
σύνδεση δύο ποταμών της περιοχής με τον ταμιευτήρα του Ευήνου. Αρχικά, θα συνδεθεί ο
Κρικελοπόταμος μέσω σήραγγας μήκους περίπου 12 χιλιομέτρων, ενώ στη συνέχεια θα
ακολουθήσει η σύνδεση με τον Καρπενησιώτη μέσω δεύτερης σήραγγας μήκους 7
χιλιομέτρων.
Το κόστος της πρώτης φάσης εκτιμάται στα 450 εκατομμύρια ευρώ. Στη δεύτερη φάση, ως
χωριστό έργο, θα προωθηθεί η κατασκευή μιας τρίτης σήραγγας μήκους περίπου 11
χιλιομέτρων, η οποία θα συνδέει τον ταμιευτήρα του Ευήνου με τη λίμνη Κρεμαστών. Λόγω της
υψομετρικής διαφοράς (η λίμνη βρίσκεται χαμηλότερα), η σήραγγα θα καταλήγει δίπλα στη
λίμνη, όπου σχεδιάζεται η κατασκευή ενός μικρού ταμιευτήρα. Από εκεί, το νερό θα αντλείται
προς τον Εύηνο. Η συγκεκριμένη εγκατάσταση, όπως σημειώθηκε, θα μπορεί να λειτουργήσει
και ως έργο αντλησιοταμίευσης, δηλαδή παραγωγής ενέργειας, γεγονός που την καθιστά
κατάλληλη για αυτοχρηματοδότηση. Το κόστος της δεύτερης φάσης εκτιμάται στα 250
εκατομμύρια ευρώ.Ο στόχος είναι να ολοκληρωθεί τουλάχιστον η πρώτη φάση του έργου, η
οποία περιλαμβάνει τη δημιουργία δύο σήραγγων για τη σύνδεση του Ευήνου με τους
ποταμούς Κρικελοπόταμο και Καρπενησιώτη, εντός 3-4 ετών.
Στο κάδρο έχει βάλει η διοίκηση της ΕΥΔΑΠ και την ανακύκλωση στο κομμάτι της άρδευσης και
της βιομηχανικής χρήσης. Η ανακύκλωση των υδάτινων πόρων μέσω της
επαναχρησιμοποίησης των αστικών λυμάτων μπορεί να καλύψει ανάγκες άρδευσης αλλά και
εμπλουτισμού του υδροφόρου ορίζοντα. Η ΕΥΔΑΠ σχεδιάζει έργα αξίας 50 εκατ. ευρώ για την
επαναχρησιμοποίηση των εκροών από τα Κέντρα Επεξεργασίας Λυμάτων της Αττικής. Η
ΕΥΔΑΠ θέλει να πετύχει νερό μηδενικού άνθρακα μέχρι το 2035, σε όλο τον κύκλο του νερού
που περιλαμβάνει την αποχέτευση και τα λύματα. Τα λύματα χρειάζονται επεξεργασία σε
τεταρτοβάθμιο επίπεδο, που αντιστοιχεί στο επίπεδο πόσιμου νερού.Η Ψυττάλεια αποτελεί τη
μεγαλύτερη υποδομή του Λεκανοπεδίου και προβλέπεται έως τα τέλη Μαρτίου η εγκατάσταση
μονάδας υπερ-διήθησης μεμβρανών για το παραγόμενο βιομηχανικό νερό και μονάδων
απολύμανσης με υπεριώδη ακτινοβολία (UV) για το διηθημένο νερό, προκειμένου να
πληρούνται οι προϋποθέσεις για αστική και περιαστική επαναχρησιμοποίηση.

https://www.energygame.gr/perivallon/432609/lavrio-kai-aspra-spitia-oi-ypopsifies-perioches-gia-tis-megales-monades-afalatosis/


https://www.energygame.gr/

 Publication date: 11/12/2024 01:37

 link

Διαβάστε ακόμη

https://www.energygame.gr/perivallon/432609/lavrio-kai-aspra-spitia-oi-ypopsifies-perioches-gia-tis-megales-monades-afalatosis/


https://www.theceo.gr/

 Publication date: 11/12/2024 00:19

 Similar Stats ranking (Greece): 63397

 link

Πολιτική συναίνεση για να συνεχιστεί το “success story” ζητά ο Στουρνάρας, “ταύρος”
για τις ελληνικές τράπεζες η UBS και “βουνό” παραμένουν τα χρέη του Δημοσίου προς
τους ιδιώτες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
*******
Θετική δηλώνει για τις ελληνικές τράπεζες, όπως άλλωστε και για την ελληνική οικονομία, η
UBS, στην έκθεση με τις προοπτικές του ευρωπαϊκού τραπεζικού κλάδου για το 2025. Ο
ελβετικός επενδυτικός οίκος συστήνει την αγορά και των τεσσάρων συστημικών τραπεζών,
αλλά συγκαταλέγει την Εθνική Τράπεζα ανάμεσα στα ευρωπαϊκά top picks του.
H UBS θέτει την τιμή-στόχο για την Εθνική στα 11,2 ευρώ (περιθώρια ανόδου 50%), για την
Τράπεζα Πειραιώς στα 5,7 ευρώ (+47%), για την Alpha Bank στα 2,4 ευρώ (+47%) και για τη
Eurobank στα 2,8 ευρώ (+23%).
Όπως σημειώνει η UBS, οι επενδυτές είναι υπερβολικά επιφυλακτικοί σε σχέση με τις
προοπτικές των ευρωπαϊκών τραπεζών τους επόμενους 12-18 μήνες, λόγω των μειώσεων των
επιτοκίων. Αντίθετα, οι εκτιμήσεις του οίκου μιλούν για συνολικές αποδόσεις 25% στον
ευρωπαϊκό τραπεζικό κλάδο το επόμενο έτος, έναντι -5% που αναμένει στο σύνολο των
ευρωπαϊκών αγορών (δηλαδή υπεραποδόσεις της τάξης του 30%).
Σε ό,τι αφορά τις ελληνικές τράπεζες, η UBS επισημαίνει ότι τα αποτελέσματά τους για το τρίτο
τρίμηνο ήταν καλύτερα των προβλέψεων, λόγω της ανθεκτικότητας των εσόδων από τόκους
(το περιθώριο «κράτησε» εξαιτίας ενός πιο ευνοϊκού μείγματος καταθέσεων) και των ισχυρών
τάσεων στα επιχειρηματικά δάνεια (τα εξυπηρετούμενα δάνεια αυξήθηκαν κατά 11% σε ετήσια
βάση για τις τέσσερις τράπεζες).
Το guidance των διοικήσεων για το 2024 αναβαθμίστηκε και πάλι, ενώ υπάρχει μεγαλύτερη
αισιοδοξία και στις μεσοπρόθεσμες εκτιμήσεις, σημειώνει ο οίκος.
Οι ζημιές από δάνεια εξακολουθούν να εκπλήσσουν θετικά, καθώς οι προσπάθειες μείωσης
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των μη εξυπηρετούμενων ανοιγμάτων αποδίδουν καρπούς.
Ο οίκος χαρακτηρίζει σαν εξέλιξη-κλειδί τα σχέδια των τραπεζών για επιτάχυνση της
απόσβεσης του αναβαλλόμενου φόρου προκειμένου αυτός να μηδενιστεί σε δέκα χρόνια,
καθώς όπως επισημαίνει, το υψηλό μερίδιο των DTCs στον κεφαλαιακό δείκτη CET1 (από
36% έως 64%) αποτελούσε βασικό περιορισμό για τον κλάδο.
Με την ταχύτερη απόσβεση των DTCs ανοίγει ο δρόμος για σημαντικές διανομές κεφαλαίου, με
τις τράπεζες να αυξάνουν ήδη τις δεσμεύσεις για τα payouts του 2024, κάνοντας το πρώτο
βήμα για να τα ανεβάσουν στο 50% το 2025.
Όπως σημειώνει η UBS, οι τράπεζες προανήγγειλαν επίσης ότι οι επαναγορές μετοχών θα
είναι ένα σημαντικό κομμάτι των σχεδίων τους για διανομές κεφαλαίου, κάτι που ευνοεί τις
αποτιμήσεις και δεν έχει συνεκτιμηθεί πλήρως στις προβλέψεις του οίκου.
*******
Στα 3,5 δισεκ. ευρώ «σκαρφάλωσαν» τα χρέη του Δημοσίου προς τους ιδιώτες στο τέλος του
Οκτωβρίου, αυξημένα κατά περίπου 700 εκατ. ευρώ σε σχέση με τον Δεκέμβριο του 2023,
οπότε και είχαν διαμορφωθεί σε 2,8 δισεκ. ευρώ.
Από τα 3,5 δισεκ. ευρώ, τα 2,8 δισεκ. ευρώ αφορούν οφειλές προς τους προμηθευτές, ενώ
περίπου 700 εκατ. ευρώ είναι οι εκκρεμείς επιστροφές φόρων.
Από τα 2,824 δισεκ. ευρώ των συσσωρευμένων οφειλών προς τον ιδιωτικό τομέα, τα 1,255
δισ. ευρώ προέρχονται από τα νοσοκομεία. Τα χρέη προς τους προμηθευτές από 907 εκατ.
ευρώ το Δεκέμβριο του 2022 αυξήθηκαν στα 1,319 δισεκ. ευρώ τον Δεκέμβριο του 2023 για να
περιοριστούν στα 1,2 δισεκ. ευρώ τον περασμένο μήνα.
Αύξηση κατέγραψαν και τα χρέη των ασφαλιστικών ταμείων με τις συνολικές οφειλές να
ανέρχονται στα 687 εκατ. ευρώ από 525 εκατ. ευρώ τον Δεκέμβριο του 2023.
Σε ανοδική τροχιά κινήθηκαν τα χρέη των ΟΤΑ φθάνοντας στα 354 εκατ. ευρώ από 321 εκατ.
ευρώ τον Σεπτέμβριο και 149 εκατ. ευρώ τον Δεκέμβριο του 2023.
Αύξηση σημείωσαν και οι ληξιπρόθεσμες οφειλές των νομικών προσώπων της γενικής
κυβέρνησης καθώς ανήλθαν στα 298 εκατ. ευρώ από 294 εκατ. ευρώ τον Σεπτέμβριο και 162
εκατ. ευρώ τον Δεκέμβριο του 2023.
Σε υψηλότερα επίπεδα κυμάνθηκαν οι εκκρεμείς επιστροφές φόρου που ανήλθαν σε 682 εκατ.
ευρώ έναντι 558 εκατ. ευρώ τον Δεκέμβριο του 2023. Από αυτά τα 272 εκατ. ευρώ
προέρχονται από άμεσους φόρους, τα 294 εκατ. ευρώ από έμμεσους φόρους ενώ 111 εκατ.
ευρώ ανήκουν στη κατηγορία των μη φορολογικών εσόδων.
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Ο Σωκράτης Κόκκαλης και τα νέα σχέδια, τα σενάρια για Γεραπετρίτη, Κεραμέως,
Κωστή, Πιέρ και έναν τραπεζίτη, πότε θα γίνουν οι εκλογές, η αποθέωση Πόλσον σε
Στουρνάρα και Μεγάλου, το νέο σφυρί της Μοιραράκη και η νέα λίστα LAW20
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
The Wiseman
Οι αντοχές της Εθνικής  Intracom-IntralotMotor Oil – Helleniq EnergyΣιάμισιης: Το μεγάλο
πλεονέκτημα  και το placement…Μοιραράκη: Και νέο σφυρί για 228.000 ευρώΗ λίστα
mononews Law20Νέο designALLWYN: Με 51,78% στον ΟΠΑΠΟ ανασχηματισμός στο ΜΜ, ο
Γεραπετρίτης, ο Δημητριάδης… Και τα σενάρια για εκλογές και αλλαγές στην κυβέρνησηΚαι
μια… δυνατή τράμπα με Κωστή, Πιέρ, Κεραμέως και έναν τραπεζίτηΤα δύσκολα για τον
Μιχάλη Αργυρού…Και οι Κύπριοι που διαπρέπουνΗ αποθέωση Πόλσον στον… ηγέτη
Στουρνάρα…… Και οι ύμνοι για τον Χρήστο Μεγάλου«Γιάννη Στουρνάρα είσαι τρελός;»Έχει
χαθεί ο λογαριασμός με τον Γιώργο ΠροκοπίουΟ Δημητριάδης και ο νέος πρόεδρος στο
ΥπερταμείοΤο ραντεβού Κυριάκου – Χάρη, η Λεωφόρος Όλγας…Ο χριστουγεννιάτικος
«πόλεμος» Δούκα – ΧαρδαλιάΟι δύσκολες σχέσεις…
Οι αντοχές της Εθνικής  
Αγαπητοί αναγνώστες, χθες ήταν μια κακή ημέρα για τις τράπεζες.
Μετά από το ράλι των τελευταίων ημερών Πειραιώς, Alpha Bank και EUROBANK,
υποχώρησαν σημαντικά.
Μοναδική εξαίρεση η Εθνική, που έκλεισε σχεδόν αμετάβλητη στα 7,74 ευρώ και μεγάλο όγκο
συναλλαγών τα 3,611,000 κομμάτια.
Όπως σας αναφέραμε και προχθές στην μετοχή υπάρχει μεγάλος αγοραστής.
Οι τράπεζες πιέστηκαν εξαιτίας της επικείμενης επιβολής μέτρων που θα μειώσουν τις
προμήθειες σε φυσικά πρόσωπα και επιχειρήσεις.
Περιμένουμε λοιπόν τις επόμενες ημέρες, να δούμε πότε θα αποκρυσταλλωθούν τα μέτρα από
την κυβέρνηση.
Μέχρι τότε χρειάζεται υπομονή.
Όμως μια μετοχή που πήγε καλά τις τελευταίες ημέρες ήταν η AUSTRIACARD.
Χθες έκλεισε με άνοδο 4,26% στα 5,63 ευρώ.
Σας θυμίζω ότι η εταιρεία εντός του 2024 έκανε placement το 15% των μέτοχων της, στα 6
ευρώ.
Intracom-Intralot
Οι μετοχές που ξεχώρισαν από το πρωί ήταν της Intracom και της Intralot, εν όψει των νέων
σχεδίων της διοίκησης Κόκκαλη.
Βέβαια προς το τέλος της συνεδρίασης και οι δυο μετοχές έχασαν την δυναμική τους αν και
«έκλεισαν» με θετικό πρόσημο.
Η Intracom έκανε μεγάλο όγκο συναλλαγών σε σχέση με τις τελευταίες εβδομάδες, στα
111.000 χαρτιά.
Motor Oil – Helleniq Energy
Χθες διάβασα με προσοχή την έκθεση της Morgan Stanley για τα ΕΛΠΕ και την  Motor Oil.
Για τη μετοχή της Motor Oil, η σύσταση μας είναι υπεραπόδοση έναντι της αγοράς
(overweight), με την τιμή στόχο στα 27 ευρώ, με τα περιθώρια το δ’ τρίμηνο να είναι
ισχυρότερα από ότι το γ΄ τρίμηνο. Εκτός από τα περιθώρια κέρδους, η συζήτηση
επικεντρώθηκε στην πυρκαγιά στο διυλιστήριο.
Για τη HELLENiQ, η σύσταση μας είναι ίση απόδοση με την αγορά (equalweight) και η τιμή
στόχος είναι 7 ευρώ ανά μετοχή.
Για το 2025, η διοίκηση πιστεύει ότι το β’ εξάμηνο του 2025 θα πρέπει να είναι ισχυρότερο από
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ότι το α΄ εξάμηνο, δεδομένης της επανεκκίνησης ορισμένων διυλιστηρίων κατά το
προηγούμενο μέρος του έτους.
Η Motor Oil έκλεισε χθες με άνοδο στα 20,46 ευρώ ενώ αντίθετα τα ΕΛΠΕ έκλεισαν με πτώση
στα 7 ευρώ.
Σιάμισιης: Το μεγάλο πλεονέκτημα  και το placement…
Το μεγάλο πλεονέκτημα που διασφάλισε ο Ανδρέας Σιάμισιης για την Helleniq Energy με την
κίνηση-ματ με την εξαγορά του 50% της ELPEDISON που ανακοινώθηκε χθες, αφορά στη
στρατηγική του στο μείζον θέμα της ενίσχυσης της ρευστότητας της μετοχής, που συνδέεται
άμεσα με το placement που θα γίνει κάποια στιγμή μέσα στο 2025 .
«Ο Σιάμισιης θα κινηθεί πλέον χωρίς βαρίδια και με λυμένα χέρια, σε μια ενεργειακή αγορά
στην οποία μέσα στο 2025 θα εμφανιστεί μεγάλη κινητικότητα με εξαγορές, συγχωνεύσεις και
παραγωγική συγκέντρωση.
Συνεπώς ο ίδιος, μπορεί να προχωρήσει και σε δεύτερο placement από κοινού με το
Υπερταμείο, να το θυμάσαι και να το σημειώσεις αυτό» μας είπε χθες κορυφαία πηγή του
ευρύτερου οικονομικού επιτελείου που παρακολουθεί το θέμα.
Θυμίζω πως σήμερα ο όμιλος Λάτση μέσω Paneuropean κατέχει το 40,4% και το ΤΑΙΠΕΔ το
31,18% των μετοχών της HelleniQ Energy.
«Έχει ακουστεί έντονα από τραπεζικές πηγές πως κάθε εταίρος μπορεί να διαθέσει ποσοστό
της τάξης του 10%.
Αυτό βεβαίως θα σήμαινε ότι εμείς, η πλευρά του Δημοσίου θα πέσουμε στο 20% και θα
χάσουμε την καταστατική μειοψηφία που έχουμε σήμερα.
Αυτή την εποχή, η μετοχή βρίσκεται πέριξ των 7 ευρώ, στα ίδια επίπεδα με εκείνα που έγινε το
πρώτο placement, αλλά 20% κάτω από τα υψηλά του Μαΐου.
Πάντως σε εμάς, σε κυβερνητικό επίπεδο δεν έχει ακόμη ωριμάσει ο σχεδιασμός, είναι κίνηση
σημαντικής αποεπένδυσης η απώλεια της καταστατικής μειοψηφίας, θέλει σωστό
προγραμματισμό και timing» προσθέτει η ίδια πηγή.
Μοιραράκη: Και νέο σφυρί για 228.000 ευρώ
Δεν τελειώνουν οι περιπέτειες των πλειστηριασμών για την «βασίλισσα των χαλιών» Δέσποινα
Μοιραράκη.
Μπορεί η ίδια να παρευρίσκεται σε πολλά κοσμικά events, αλλά, όπως λένε άνθρωποι που την
ξέρουν «εάν την γυρίσεις ανάποδα δεν θα πέσει ούτε ευρώ».
Τον Ιούλιο του 2025 έχει προγραμματιστεί να βγει στο σφυρί η έδρα της
επιχείρησης-κατάστημα στη Γλυφάδα.
Εκτός εάν πληρωθούν κάποιες δόσεις και ο πλειστηριασμός ανασταλεί ή ματαιωθεί.
Ο πλειστηριασμός έχει οριστεί για τις 2 Ιουλίου 2025, με επισπεύδουσα την Cepal ως
διαχειρίστρια των απαιτήσεων της «Creditable Opportunities Fund II SCS RAIF», ενεργώντας
για το υπό-τμήμα αυτής «Southrock II», ενώ το ποσό για το οποίο επιβλήθηκε η κατάσχεση
ανέρχεται σε 228.000 ευρώ.
Αφορά την εταιρεία «Ανώνυμη Εμπορική Εταιρεία  Εισαγωγών και Εξαγωγών Υφασμάτων,
Ενδυμάτων, Επίπλων, Έργων Τέχνης και Ταπήτων Δέσποινα Μοιραράκη» και αφορά 7
οριζόντιες ιδιοκτησίες, που περιλαμβάνουν το κατάστημα της Γλυφάδας, θέσεις στάθμευσης
κ.α.
Πρόκειται για αυτοτελείς και ανεξάρτητες οριζόντιες ιδιοκτησίες, που ανήκουν στην οφειλέτιδα
εταιρεία κατά πλήρη κυριότητα, οι οποίες βρίσκονται σε πολυώροφη οικοδομή, στη
διασταύρωση της Λεωφ. Ποσειδώνος με την οδό Ζησιμοπούλου 1, στη Γλυφάδα.
Πάντως τα νούμερα της εταιρείας δεν είναι και τόσο καλά.
Τα καθαρά κέρδη το 2023 ήταν  35.943 ευρώ, έναντι κερδών 23.409 ευρώ το 2022.
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Ο συνολικός δανεισμός της εταιρείας από 1.700.700,49 ευρώ στις 31/12/2022 μειώθηκε σε
1.603.632,27 ευρώ στις 31/12/2023.
Ωστόσο, τα «αποτελέσματα εις νέο» δείχνουν συσσωρευμένες ζημίες ύψους 3 εκατ. ευρώ και
οι συνολικές υποχρεώσεις φτάνουν τα 4,24 εκατ. ευρώ.
Η λίστα mononews Law20
Αγαπητοί αναγνώστες, από σήμερα το mononews.gr καθιερώνει μια νέα λίστα.
Την λίστα mononews LAW20 με τους 20 πιο επιδραστικούς δικηγόρους για την χρονιά που
τελειώνει, σε λίγες ημέρες.
Η λίστα mononews LAW20 που συντάχθηκε από έμπειρη δικηγόρο – δημοσιογράφο Αλεξιάννα
Τσότσου, θα δημοσιεύεται κάθε χρόνο τον μήνα Δεκέμβρη.
Ταυτόχρονα σε περίπου δυο εβδομάδες θα δημοσιεύσουμε και την λίστα με τους 20 πιο
επιδραστικούς γιατρούς για το 2024.
Και φυσικά στο τέλος Ιανουαρίου η μεγάλη λίστα mononews100.
Αγαπητοί αναγνώστες και οι δυο νέες λίστες που καθιερώνουμε από φέτος (και θα
δημοσιεύουμε κάθε χρόνο ) δηλαδή των νομικών και των γιατρών (αλλά και όσων θα
ακολουθήσουν το 2025) έχουν ως στόχο την καλύτερη ενημέρωση των αναγνωστών μας.
Νέο design
Αγαπητοί αναγνώστες,  κάποιοι από εσάς χθες τα ξημερώματα αιφνιδιαστήκατε όταν
διαβάσατε ένα θέμα με τίτλο «Πώς με παγίδευσε μια στοιχηματικη εταιρεία.»
Ξαφνιαστήκατε από τον χρωματισμό της σελίδας που δεν ήταν λευκή, ούτε μαύρη, ούτε σομόν,
όπως σας έχετε συνηθίσει.
Το mononews.gr , με τον νέο του σχεδιασμό έχει την δυνατότητα να αλλάζει χρωματισμούς
στις σελίδες του, όπως είναι η νέα τάση παγκοσμίως.
Διεθνή ΜΜΕ όπως το bloοmberg, οι FT, το Forbes και NYTimes, όταν θέλουν να αναδείξουν
κυρίως ένα story χρησιμοποιούν διάφορα χρώματα (μπλε, γαλάζιο κλπ) στις σελίδες τους.
ALLWYN: Με 51,78% στον ΟΠΑΠ
Σχεδόν ολοκληρώθηκε το πρόγραμμα εξαγοράς ιδίων μετοχών του ΟΠΑΠ.
Σύμφωνα με τις ανακοινώσεις της Allwyn, από τον Οκτώβριο του 2023 έως και τις 5 Νοεμβρίου
2024 ο ΟΠΑΠ απέκτησε 2,6% των μετοχών του αντί 149,8 εκατ. ευρώ.
Ως αποτέλεσμα, η συμμετοχή της Allwyn στον ΟΠΑΠ ανέρχεται σε 51,78%, από 50,43% που
ήταν πριν αρχίσουν οι εξαγορές ιδίων μετοχών από τον οργανισμό.
H μετοχή βρίσκεται στα 15,92 ευρώ, με απόδοση από τις αρχές του χρόνου (αφού φυσικά
αφαιρέσουμε τα μερίσματα και τις επιστροφές) 3,58%.
Η διοίκηση έχει δεσμευτεί ότι κάθε χρόνο θα μοιράζει μέρισμα τουλάχιστον 1 ευρώ.
Η Allwyn, που από τον περασμένο Οκτώβριο, έχει μεταφέρει την έδρα της στην Ελβετία,
παρουσίασε τα αποτελέσματα του 9μήνου 2024 και, σύμφωνα με αυτά, παρουσίασε έσοδα 6,4
δισ. ευρώ (+12% σε σχέση με την αντίστοιχη περίοδο του 2023) και προσαρμοσμένα
λειτουργικά κέρδη (ad. EBITDA) 410,8 εκατ. ευρώ (+12%).
Ο ανασχηματισμός στο ΜΜ, ο Γεραπετρίτης, ο Δημητριάδης
H φράση «πότε θα γίνουν εκλογές» ακούγεται στην Ελλάδα την επόμενη ημέρα των…
εκλογών.
Και η λέξη «ανασχηματισμός» ακούγεται από τη στιγμή της ορκομωσίας των μελών μιας
κυβέρνησης.
Όμως, φαίνεται ότι πλησιάζουμε σε μεγάλες αλλαγές στο κυβερνητικό σχήμα, αλλά και στο
επιτελικό κράτος, δηλαδή στο Μέγαρο Μαξίμου.
Η παραίτηση Πατέλη έφερε την άμεση αντικατάστασή του από τον Μιχάλη Αργυρού, ωστόσο,
η «δυνατή ομάδα» του ΜΜ έχει αδυνατίσει αρκετά και ο πρωθυπουργός αντιλαμβάνεται ότι
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πρέπει να κάνει αλλαγές.
Αρχίζοντας από το Μαξίμου, να σας πληροφορήσω ότι ήδη έχουν αρχίσει και ακούγονται ξανά
ονόματα.
Όπως του Γιώργου Γεραπετρίτη, ο οποίος φαίνεται ότι πλησιάζει όλο και πιο κοντά στην
Ηρώδου Αττικού, όχι τώρα που έχει κάποιες ανοικτές συναντήσεις με τούρκους
αξιωματούχους, αλλά από τον Γενάρη.
Κάποιοι κρίνουν ότι μόνο ένα ισχυρό όνομα όπως ο ΥΠΕΞ, με καλή γνώση στα νομικά θέματα
και καλές σχέσεις με υπουργούς, βουλευτές και επιχειρηματίες μπορεί να «μαζέψει το μαγαζί»,
όπως λένε χαρακτηριστικά.
Να σας πω την αλήθεια, άκουσα και άλλα ονόματα ότι μπορεί να επιστρέψουν στο Μαξίμου.
Ακόμη και του… Γρηγόρη Δημητριάδη, πρώην διευθυντή στο γραφείο του πρωθυπουργού,
άκουσα, αλλά όρκο δεν παίρνω αν αληθεύουν οι φήμες, αν διακινούνται από συγκεκριμένους
κύκλους πέριξ της Βαλαωρίτου ή αν γράφονται για να «καούν».
Μου έλεγαν επίσης ότι η πιο σταθερή αξία στο επιτελικό κράτος, ο υπουργός Σκέρτσος θα
μπορούσε να φύγει (μετά και την παραίτηση Πατέλη) ώστε να ικανοποιηθούν όσοι τον είχαν
στοχοποιήσει, κυρίως από τα δεξιά.
Και να πάει σε κάποιο δυνατό υπουργείο, αλλά μην καίτε το σενάριο ο Μητσοτάκης να τον
κρατήσει αφού είναι ο πιο διαχρονικός και πιστός του συνεργάτης.
… Και τα σενάρια για εκλογές και αλλαγές στην κυβέρνηση
Στο άλλο καυτό θέμα του ανασχηματισμού, κορυφαίος κυβερνητικός παράγοντας μου έδωσε
μια πτυχή που την βρίσκω ιδιαίτερα ενδιαφέρουσα.
Μου είπε ότι εκλογές (εκτός συγκλονιστικού απροόπτου) θα έχουμε τρεις μήνες πριν από τη
λήξη της θητείας της παρούσας κυβέρνησης.
Όχι δηλαδή τον Ιούλιο του 2027, αλλά τον Απρίλιο.
Ο λόγος είναι ότι η Ελλάδα αναλαμβάνει την προεδρία της ΕΕ, στο δεύτερο εξάμηνο 2027 και
σε καμιά περίπτωση δεν θέλει ο Μητσοτάκης να υπάρχουν πολιτικά κενά και αναταράξεις
εκείνη την περίοδο.
Επομένως, με την είσοδο του 2025 έχουμε δύο χρόνια καθαρής κυβερνητικής θητείας.
Με αυτό το σίγουρο δεδομένο, οι προτάσεις που έχουν πέσει στο τραπέζι του κ. Μητσοτάκη
(που σιχαίνεται να ακούει τη λέξη ανασχηματισμός), είναι δύο:
-Σαρωτικός ανασχηματισμός μόλις κλείσει η υπόθεση του νέου Προέδρου της Δημοκρατίας και
δύο χρόνια θητείας αυτής της κυβέρνησης με μικρές διορθώσεις στην πορεία. Να μη γίνει
δηλαδή άλλος ανασχηματισμός πέραν του Ιανουαρίου.
-Μεγάλος ανασχηματισμός μετά τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης του 2025, και με τη νέα
χρονιά να γίνουν οι διορθώσεις που αρέσκεται να κάνει ο πρωθυπουργός εκεί που βλέπει
«τρύπες» και δυσλειτουργίες
Στα Χανιά τις ημέρες των Χριστουγέννων θα πάρει τις αποφάσεις του ο Κ. Μητσοτάκης,
ξεκουράζοντας και τη μέση του που του έχει προκαλέσει πολύ πόνο…
Και μια… δυνατή τράμπα με Κωστή, Πιέρ, Κεραμέως και έναν τραπεζίτη
Όπως η Πυθία που μασούσε δάφνες για να βγάλει χρησμούς και ανέβαινε στο τρίποδο, έτσι κι
εγώ θα σας πω για μια… τράμπα υπουργών που θα μπορούσε να γίνει και θα προκαλούσε
αίσθηση.
Αν φύγει από το Εξωτερικών ο Γεραπετρίτης, τα ονόματα που παίζουν δυνατά για να τον
αντικαταστήσουν είναι αυτό του Κωστή Χατζηδάκη, της Νίκης Κεραμέως και ως αουτσάιντερ
του Μαργαρίτη Σχοινά.
Αν ο «τσάρος» Κωστής φύγει από το κτίριο της πλατείας Συντάγματος,  βλέπω να κατηφορίζει
από το Μαρούσι προς το κέντρο ο υπουργός Παιδείας, Κυριάκος Πιερρακάκης, ο οποίος
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πέρασε σημαντικές μεταρρυθμίσεις και πλέον μπορεί να λέει ότι το έργο του ολοκληρώθηκε.
Η Πιερ η κάποιος τραπεζίτης μου λένε οι πηγές μου, φίλος του Κυριάκου Μητσοτάκη.
Σε ερώτηση εάν η πηγή εννοεί τον Παύλο Μυλωνά της Εθνικής η απάντηση ήταν “όχι δεν
εννοώ αυτόν. Υπάρχουν και άλλοι τραπεζίτες, φίλοι του Μητσοτάκη που είναι έντονα
πολιτικοποιημένοι”.
Δεν κατάφερα να μάθω πάντως ποιον εννοεί η πηγή μου. 
Τα δύσκολα για τον Μιχάλη Αργυρού
H επιβεβαίωση από το Μέγαρο Μαξίμου ότι διάδοχος του Αλέξη Πατέλη θα είναι ο Μιχάλης
Αργυρού, δεν εξέπληξε.
Το mononews πρώτο είχε ανεβάσει την είδηση, λίγη ώρα μετά την παραίτηση Πατέλη, αν και ο
ίδιος ο κ. Αργυρού δεν ήθελε να το επιβεβαιώσει.
Ο Αργυρού ορίστηκε πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων, αμέσως
μετά τη νίκη της ΝΔ στις εκλογές του 2019.
Τότε αντικατέστησε τον Γιώργο Χουλιαράκη και εκπροσωπούσε την Ελλάδα στο EuroWorking
Group ενώ είχε στενή συνεργασία, τόσο με το Μαξίμου όσο και με τον εκάστοτε υπουργό
Οικονομικών.
Στο παρελθόν ήταν μέλος του Επιστημονικού Συμβουλίου του Ινστιτούτου Δημοκρατίας,
Κωνσταντίνος Καραμανλής, και αναπληρωτής Γραμματέας Στρατηγικού Σχεδιασμού και
Επικοινωνίας της Νέας Δημοκρατίας.
Ο επικεφαλής του ΣΟΕ και καθηγητής Οικονομικών στο Πανεπιστήμιο Πειραιά είχε πολύ καλή
συνεργασία με τον Χρήστο Σταϊκούρα και με τον Κωστή Χατζηδάκη στο κτίριο του υπουργείου
Οικονομικών ενώ είχε τακτικές επαφές και με τον πρωθυπουργό, ο οποίος τον εμπιστευόταν
απόλυτα.
Οι προκλήσεις της νέας του θέσης είναι πολλές, άλλωστε πρέπει να συνεχίσει το επιτυχημένο
έργο του Αλέξη Πατέλη.
Όχι μόνο στον τομέα των διεθνών οικονομικών σχέσεων και επαφών του Κ. Μητσοτάκη, αλλά
και σε ό,τι αφορά τα… παράπονα πολιτικών και επιχειρηματιών για σειρά θεμάτων.
Ο διευθυντής του Οικονομικού Γραφείου του πρωθυπουργού οφείλει να έχει και δεξιότητες που
θα τον βοηθήσουν να κρατά ισορροπίες, κάτι που ο Πατέλης είχε καταφέρει.
Τώρα αρχίζουν τα δύσκολα, λοιπόν, για τον Αργυρού…
…Και οι Κύπριοι που διαπρέπουν
Η επιλογή του Μιχάλη Κυριακού, πάντως, αυξάνει και τη λίστα με τους Κύπριους που
διαπρέπουν σε διάφορους τομείς στην Ελλάδα.
Να σας θυμίσω ότι ο σπουδαίος διπλωμάτης, ο αδικοχαμένος Γιάννος Κρανιδιώτης, ήταν
υπουργός και σημαίνων στέλεχος του ΠΑΣΟΚ.
Στην κυβέρνηση αυτή τη στιγμή υπάρχει ο Χρήστος Στυλιανίδης, υπουργός Ναυτιλίας και ο
Μάριος Θεμιστοκλέους, υφυπουργός Υγείας.
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης προσπαθεί πάντα να έχει εκπροσώπους του κυπριακού ελληνισμού.
Αλλωστε, το 2019 επιθυμούσε διακαώς να κάνει υπουργό Οικονομικών τον άλλοτε κύπριο
«τσάρο» της οικονομίας που έβγαλε γρήγορα την Κύπρο από τα μνημόνια, τον Χάρη
Γεωργιάδη.
Να μην ξεχάσω βεβαίως τον νομπελίστα οικονομολόγο, γεννημένο στη Λευκωσία, Χριστόφορο
Πισσαρίδη, ο οποίος για μια περίοδο (ακόμη και σήμερα) το όνομά του μνημονεύεται για το
περίφημο πόρισμά του για την ελληνική οικονομία.
Στους γνωστούς ελληνοκύπριους που διαπρέπουν στην Ελλάδα, δεν μπορώ να μην αναφέρω
τον ικανό manager Ανδρέα Σιάμησιη της Helleniq Εnergy.
Ιδιαίτερα γνωστός είναι ο «γκουρού» των δημοσκοπήσεων, Ανδρέας Δρυμιώτης, ο οποίος
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επίσης κατάγεται από τη Λευκωσία.
Στους επιδραστικούς της ελληνικής αγοράς συγκαταλέγεται ο κυπριακής καταγωγής Μάριος
Ψάλτης, CEO της PwC Ελλάδας.
Και βεβαίως, σημαντικά ονόματα από την Κύπρο διαπρέπουν στο ελληνικό επιχειρείν.
Ο Αναστάσης Δαυίδ και όλη η οικογένεια της Coca Cola, ο Δάκης Ιωάννου των κατασκευών και
των τεχνών, οι εφοπλιστές Πόλυς και Στέλιος Χατζηιωάννου, ο Κωστάκης Λοϊζου της Celestyal,
ο Μίλτος Καμπουρίδης, ο Γιώργος Παρασκευαϊδης της J&P, η επιχειρηματίας Κλέλια
Χατζηιωάννου, ο Παναγιώτης Δανός από το χώρο του real estate κ.λπ.
Η αποθέωση Πόλσον στον… ηγέτη Στουρνάρα…
Σπουδαία ημέρα η Δευτέρα για τον Γιάννη Στουρνάρα.
Η βράβευσή του στη Νέα Υόρκη και στο συνέδριο του Capital Link είχε απ’ όλα.
Και συγκίνηση, και αποθεωτικά λόγια, αλλά και ηχηρά μηνύματα που έστειλε ο κεντρικός
τραπεζίτης.
Θα σταθώ σε ορισμένες ατάκες του μεγαλοεπενδυτή Τζον Πόλσον.
Κατ’ αρχάς ο Πόλσον αποθέωσε την κυβέρνηση Μητσοτάκη γιατί «η Ελλάδα έχει αναδειχθεί
πια σε οικονομικό ηγέτη της Ευρώπης».
Στη συνέχεια μίλησε με κολακευτικά λόγια για τον Γιάννη Στουρνάρα, χαρακτηρίζοντάς τον
«ηγέτη» και απαριθμώντας τα επιτεύγματά του.
Στέκομαι εκεί που είπε: «Χωρίς την ηγεσία του Γιάννη, ούτε η ανακεφαλαιοποίηση του
ελληνικού τραπεζικού συστήματος, ούτε η αδιάλειπτη συμμετοχή της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ θα ήταν δυνατή».
Αναγνώρισε επίσης στον κεντρικό τραπεζίτη τη συμβολή του στη διάσωση του τραπεζικού
συστήματος: «Σήμερα, οι ελληνικές τράπεζες είναι άρτια διαχειριζόμενες, με επαρκή
κεφαλαιακά αποθέματα, υψηλή ποιότητα περιουσιακών στοιχείων και ισχυρά κέρδη.
Αυτό το εντυπωσιακό επίτευγμα πραγματοποιήθηκε υπό την ηγεσία του Γιάννη Στουρνάρα»,
είπε ο Τζον Πόλσον.
… Και οι ύμνοι για τον Χρήστο Μεγάλου
Ο μεγαλοεπενδυτής Τζον Πόλσον, ο οποίος έχει μετοχική αξία στην Ελλάδα πάνω από 1,1 δισ.
ευρώ και κατέχει το 18,615% της Τράπεζας Πειραιώς, το 4,847% στην Alpha Bank και το
9,99% στην ΕΥΔΑΠ, στάθηκε ιδιαίτερα στον Χρήστο Μεγάλου.
Ο Πόλσον ανέφερε: «Είμαστε υπερήφανοι που είμαστε ο μεγαλύτερος μέτοχος της Τράπεζας
Πειραιώς, η οποία έχει εξελιχθεί σε ένα εντυπωσιακά επιτυχημένο επιχειρηματικό μοντέλο (ή
success story) υπό την ισχυρή ηγεσία του Διευθύνοντος Συμβούλου μας, Χρήστου Μεγάλου,
που είναι μαζί μας απόψε.
Όλες αυτές οι θετικές τάσεις καθιστούν την Ελλάδα ξεχωριστή, και δεν έχω καμία αμφιβολία ότι
θα συνεχιστούν κατά τη διάρκεια των επόμενων τριών ετών της τρέχουσας κυβέρνησης
Μητσοτάκη».
Αποθεωτικά λόγια και για τον CEO της Πειραιώς.
«Γιάννη Στουρνάρα είσαι τρελός;»
Η ομιλία του Γιάννη Στουρνάρα πριν τη βράβευσή του ήταν ουσιαστικά η αναδρομή της
πορείας του.
Εγώ στέκομαι σε μια ιστορία που περιέγραψε όταν αποφάσισε να εγκαταλείψει τη σπουδαία
καριέρα του στην Οξφόρδη και να έρθει στην Ελλάδα, παρά τις διαφωνίες της συζύγου του,
Λίνας.
Ο διοικητής της ΤτΕ, είπε πως όταν πήγε στην Οξφόρδη για να παραιτηθεί και να επιστρέψει
στην Ελλάδα οι προϊστάμενοί του στο Πανεπιστήμιο Sir Partrick Nairne και Robert Mabro του
είπαν: «You must be mad to leave Oxford».
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Δεν με έπεισαν.
Έφυγα.
Δεν το μετανιώσαμε.
Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην Οξφόρδη…»
Όσο για τα μηνύματα που έστειλε στο πολιτικό σύστημα, στέκομαι στα ελληνοτουρκικά που
μάλλον δεν θα άρεσαν σε πολλούς… υπερπατριώτες.
Ο κ. Στουρνάρας τόνισε ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος πρέπει να συνεχιστεί και πως «θα
ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τουρκία ως
προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις
συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή
και ειδικά στη χώρα μας».
Χμ, σκέφτηκα.
Αραγε ο φίλος του, Αντώνης Σαμαράς πώς θα αισθάνεται με αυτά που ακούει;
Κι έκρουσε κι ένα καμπανάκι λέγοντας ότι θα ήταν καταστροφή για την Ελλάδα αν δεν
υπάρξουν πολιτικές συναινέσεις και συνεργασίες: «Μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα
διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις»,
είπε ο κεντρικός τραπεζίτης.
Ακούει κανείς άραγε σε όσους μιλούν για συναινέσεις;
Έχει χαθεί ο λογαριασμός με τον Γιώργο Προκοπίου
Όλοι μετράνε και ξαναμετράνε.
Ο λόγος για τον Γιώργο Προκοπίου και για τα πόσα πλοία ναυπηγεί.
Κανείς δεν γνωρίζει τον ακριβή αριθμό των πλοίων που κατασκευάζει στα διάφορα ναυπηγεία
του κόσμου.
Η τελευταία παραγγελία που έκλεισε είναι μια συμφωνία για την κατασκευή τεσσάρων πλοίων
suezmax, αξίας  1,5 δισ. δολάρια.
Η νέα συμφωνία είναι με το κινεζικό ναυπηγείο Qingdao Beihai Shipbuilding, για την κατασκευή
τεσσάρων συμβατικών πλοίων μεταφοράς αργού πετρελαίου, χωρητικότητας 163,000 dwt το
ένα.
Με επιφύλαξη οι ναυλομεσίτες αναφέρουν ότι αυτή την περίοδο ναυπηγεί συνολικά 92 πλοία,
από τα οποία τα 54 είναι δεξαμενόπλοια, τα 30 είναι φορτηγά και 8 πλοία LNG.
Όρκο δεν πάρω για τα 92 υπό ναυπήγηση του Γιώργου Προκοπίου, γιατί ίσως να είναι και
πάνω από τα 100 πλοία.
Είπαμε τα μετράμε συνεχώς. Τα σίγουρα είναι 92 υπό κατασκευή πλοία και άλλα 100 έχει στο
νερό.
Όπως λέει και ο ίδιος «όταν υπάρχουν θέλω, υπάρχει και ο δρόμος»…
Ο Δημητριάδης και ο νέος πρόεδρος στο Υπερταμείο
Υποψηφιότητα για τη διοίκηση του Υπερταμείου επιβεβαιώσει ότι θα βάλει ο Γρηγόρης
Δημητριάδης.
Το δημόσιο αναζητά το νέο διευθύνοντα σύμβουλο για τετραετή θητεία.
Οι αποφάσεις θα ληφθούν από την κυβέρνηση και το αρμόδιο υπουργείο Οικονομικών.
Η αποστολή βιογραφικού στην Stanton Chase ολοκληρώνεται σήμερα, όπως αναφέρει η
προκήρυξη του Υπερταμείου.
Ο κ. Δημητριάδης είπε χθες στους δημοσιογράφους πως δεν θα κάνει μεγάλη διαφορά αν
αναλάβει άλλος ικανότερος ή λιγότερο ικανός manager, μιας και το έργο του Υπερταμείου
ελέγχεται από το δημόσιο κι έχει ήδη μπει στις ράγες.
Δεν μπόρεσα, πάντως, να καταλάβω αν η χθεσινή παρουσίαση του τριετούς επιχειρησιακού
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σχεδίου από τον Γρηγόρη Δημητριάδη ήταν το «κύκνειο άσμα» του ή θέλησε να στείλει ένα
μήνυμα ότι «δεν πάω πουθενά, εδώ θα μείνω…»
Το ραντεβού Κυριάκου – Χάρη, η Λεωφόρος Όλγας…
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης όπως γνωρίζετε, είδε χθες το πρωί στο Μαξίμου το Χάρη Δούκα,
Δήμαρχο της Αθήνας.
Είχε προηγηθεί πριν από ένα χρόνο, μια πρώτη συνάντηση μετά την εκλογή του Δημάρχου,
αλλά ήταν εθιμοτυπική, κάποιοι την είχαν χαρακτηρίσει και «ελαφρώς ψυχρή».
Λοιπόν έχουμε και λέμε: Όπως έμαθα χθες, το κλίμα ήταν πολύ καλό μεταξύ των δυο τους,
παρόλο που η μενταλιτέ τους είναι τέτοια που μάλλον δεν θα έκαναν… κολλητή παρέα εκτός
πολιτικής.
Ο Πρωθυπουργός έδειξε ενδιαφέρον αναλυτικό και σε βάθος για τα προβλήματα του
μεγαλύτερου Δήμου της χώρας. Μου μεταφέρουν μάλιστα πως ο κος Μητσοτάκης υπενθύμισε
στο Χάρη Δούκα πως «ουσιαστικά προίστασαι ενός Υπερυπουργείου», το οποίο είναι σωστό.
Πολλοί πιστεύουν ότι το βασικό θέμα που έθεσε ο Χάρης Δούκας ήταν η μετατροπή της
Λεωφόρου Όλγας, σε δρόμο ήπιας κυκλοφορίας τις ώρες που μποτιλιάρει απελπιστικά το
κέντρο της πόλης και δεν είναι λίγες αυτές οι ώρες.
Όλα αυτά φυσικά από την άνοιξη και μετά που θα παραδοθεί η Όλγας.
Ο προγραμματισμός σήμερα από τη Λίνα Μενδώνη και τον -πρώην Δήμαρχο- Κώστα
Μπακογιάννη είναι για πεζόδρομο όλες τις ώρες και ημέρες.
Όπως μου λένε από Χάρη Δούκα μεριά, ο Πρωθυπουργός έτεινε ευήκοον ους στην πρόταση
χωρίς να δεσμευτεί σε οτιδήποτε, αλλά αυτό κάτι σημαίνει, σίγουρα!
Ο χριστουγεννιάτικος «πόλεμος» Δούκα – Χαρδαλιά
Αλλά το βασικό θέμα στο οποίο επέμεινε ο Χάρης Δούκας, είναι η διαφαινόμενη μεγάλη κόντρα
με το Νίκο Χαρδαλιά, το… «ατακτούλη» (σ.σ. με την καλή έννοια, αλλά ξέρει αυτός!)
Περιφερειάρχη μας.
<p style="text-align: j
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Προσδοκίες για ένα Year-End Rally στο Χρηματιστήριο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Oι αγορές τηρούν στάση αναμονής και ψυχραιμίας με τις αποδόσεις των 10ετών τίτλων να
σταθεροποιούνται στο 2,8%-2,9%.
Δημήτρης Τζάνας Στη Συρία, χρειάστηκαν λίγες μόνο εβδομάδες για να ανατραπεί το καθεστώς
του Ασαντ, με την Τουρκία να υποβοηθεί τους ισλαμικού προφίλ αντάρτες να το πετύχουν
εκμεταλλευόμενη την μεταφορά των Ρώσων συμμάχων του Ασαντ στον πόλεμο της
Ουκρανίας.
Ανοίγει επομένως μια ακόμη εστία αναταράξεων στη Μ. Ανατολή που θα απασχολήσει «τους
πάντες»,  με τους αναλυτές να επισημαίνουν τους κινδύνους που μπορεί να συμβούν στο
επόμενο διάστημα καθώς  αυξάνεται ο γεωπολιτικός κίνδυνος από τις εξελίξεις στην περιοχή.
Παράλληλα, στη Γαλλία ο Πρόεδρος Μακρόν αναζητεί το κατάλληλο πρόσωπο για τη θέση του
Πρωθυπουργού ώστε η νέα κυβέρνηση να πετύχει την έγκριση του προϋπολογισμού που
στοχεύει στη μείωση του δημοσιονομικού ελλείμματος κατά 1 π.μ., με την αντιπολίτευση
(Αριστερά και Ακροδεξιά) να μη συνομολογεί.
Την ίδια ώρα,  οι αγορές τηρούν στάση αναμονής και ψυχραιμίας με τις αποδόσεις των 10ετών
τίτλων να σταθεροποιούνται στο 2,8%-2,9%.
Το βέβαιο πάντως είναι ότι τα πολιτικά δεδομένα τόσο στη Γαλλία όσο και στη Γερμανία όπου
θα προκηρυχθούν  πρόωρες εκλογές, δεν επιτρέπουν αισιοδοξία για την προώθηση των
τολμηρών μεταρρυθμίσεων που εισηγείται η έκθεση Ντράγκι και την εφαρμογή ενός νέου
αμυντικού δόγματος, με τον Ντόναλντ Τραμπ να απειλεί ότι θα επανεξετάσει τη συμμετοχή των
ΗΠΑ στο ΝΑΤΟ αν η Ευρώπη αρνηθεί να δαπανήσει περισσότερα για την άμυνά της.
Με τα παραπάνω δεδομένα, οι διεθνείς αγορές κινούνται με νευρικότητα έχοντας καταγράψει
προηγουμένως ιστορικά υψηλές επιδόσεις τόσο στη Wall Street όσο και στην Ευρώπη με το
δείκτη Dax να ξεπερνά τις 20.000 μονάδες προσπερνώντας τα προβλήματα της Γερμανικής
οικονομίας.
Στην Ελλάδα όλα είναι διαφορετικά.
Οι αλλοδαποί επενδυτές, αφού ολοκλήρωσαν εκροές 467, 8 εκ. ευρώ το Νοέμβριο
ρευστοποιώντας τραπεζικούς τίτλους και άλλα blue chips προκαλώντας την υποχώρηση του
ΓΔ κάτω από τις 1.400 μονάδες, άλλαξαν τη στάση τους στη συνέχεια.
Σε αυτό συνέβαλε η ξεκάθαρη δήλωση του Έλληνα Πρωθυπουργού για μη επιβολή έκτακτης
φορολογίας στις τράπεζες στο Road Show των Morgan Stanley- ΕΧΑΕ, τα θετικά στοιχεία για
το ΑΕΠ του 3ου τριμήνου (στο 2,4% σε ετήσια βάση) και κυρίως η αναβάθμιση του αξιόχρεου
από την Scope Ratings.
Σαν αποτέλεσμα, το ελληνικό χρηματιστήριο κατέγραψε 6 συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις,
με τον ΓΔ να προσπερνά τις 1.460 μονάδες και να επιδεικνύει διαφοροποιημένη συμπεριφορά
σε σχέση με τις διεθνείς αγορές.
Υπό προϋποθέσεις, η ολιγοήμερη αυτονόμηση του ελληνικού χρηματιστηρίου μπορεί να
οδηγήσει σε περαιτέρω συνέχιση της ανοδικής του κίνησης στο τελευταίο μήνα του έτους
(year-end-rally)  οδηγώντας τον  ΓΔ πάνω από τις 1.500 μονάδες.
Θα χρειαστούν νέες εισροές που θα μπορούσαν να προέλθουν, μεταξύ άλλων, και από τη
ρευστότητα που θα απελευθερωθεί από τη δημόσια πρόταση για το σύνολο των μετοχών της
Τενέργα (μετοχών αξίας 800 εκ. ευρώ που κατέχει το 30% των μετόχων), στο βαθμό που η
διαδικασία δρομολογηθεί άμεσα.
Οι ξένοι οίκοι πάντως επανέρχονται με θετική διάθεση για τους ελληνικούς τίτλους, με τη
J.P.Morgan να αναβαθμίζει τις τιμές στόχους των τραπεζών και τον Φίλιππο Ταντέι της
 Goldman Sachs να δηλώνει στο συνέδριο της Capital Link ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να
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υπεραποδίδει σε σχέση με τη υπόλοιπη Ν. Ευρώπη και την Ευρωζώνη.
Σε κάθε περίπτωση, οι θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας και των blue chips του
χρηματιστηρίου της θα δοκιμαστούν στο αχαρτογράφητο περιβάλλον υψηλής αβεβαιότητας
που αναμένεται να κυριαρχήσει στη συνέχεια…
Διαβάστε επίσης
UBS: Κορυφαία επιλογή πανευρωπαϊκά η Εθνική Τράπεζα – Συστάσεις για αγορά σε όλες τις
τραπεζικές μετοχές
Πρωτιά της Eurobank Equities στην κατάταξη των ΑΧΕ τον Νοέμβριο
MED: Με σύμβουλο την Vigor Finance η μετάταξη των μετοχών στην Κύρια Αγορά του ΧΑ
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Τρ. Πειραιώς: 40 δισ. ευρώ έως το 2027 σε στρατηγικούς κλάδους της οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
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ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Eνα σύγχρονο τραπεζικό σύστημα θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της
ελληνικής οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
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Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Π. Λαζαρίδου της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
 
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνονταςξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Μητσοτάκης: Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με σαφές μήνυμα αισιοδοξίας και ανάδειξης της προόδου της ελληνικής οικονομίας, ο
Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης απηύθυνε χαιρετισμό στο «Capital Link Invest in
Greece Forum», που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. Το συνέδριο, με τίτλο «Greece
Speeding Ahead Post Investment Upgrade», αποτελεί εδώ και χρόνια κορυφαία πλατφόρμα
προβολής της Ελλάδας ως επενδυτικού προορισμού, προσελκύοντας την αφρόκρεμα του
διεθνούς επιχειρηματικού και πολιτικού κόσμου.
Το μήνυμα Μητσοτάκη: Μια σταθερή Ελλάδα σε τροχιά ανάπτυξης
Στον χαιρετισμό του, ο Πρωθυπουργός τόνισε τα επιτεύγματα της ελληνικής κυβέρνησης τα
τελευταία έξι χρόνια, εστιάζοντας στη μείωση της ανεργίας, στη σημαντική ανάπτυξη του κατά
κεφαλήν ΑΕΠ και στη μείωση του χρέους ως ποσοστού του ΑΕΠ.
«Η Ελλάδα είναι σήμερα μια από τις κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης, με σχεδόν 20%
αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ από το 2020 έως το 2023. Η μείωση της ανεργίας κατά οκτώ
ποσοστιαίες μονάδες και η πτώση του χρέους κατά 20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνέπεια και
την αποτελεσματικότητα της οικονομικής στρατηγικής της κυβέρνησης.»
Ο κ. Μητσοτάκης δεν παρέλειψε να αναφερθεί στις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και στις
επενδύσεις σε υποδομές, υπογραμμίζοντας τη δέσμευση της χώρας για βιώσιμη ανάπτυξη.
«Μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές και αντιμετωπίζουμε τη φοροδιαφυγή με τη
σύνδεση των POS με τις ταμειακές μηχανές», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Κλείνοντας το μήνυμά του, ο Πρωθυπουργός κάλεσε τους επενδυτές να ενισχύσουν την
εμπιστοσύνη τους στην Ελλάδα, επισημαίνοντας τη σταθερότητα και την ελκυστικότητα της
χώρας ως επενδυτικού κέντρου.
 
 
Tags: ελληνική οικονομίαΕυρωζώνηΚυριάκος Μητσοτάκης
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Η ηλεκτρική ενέργεια κοινωνικό αγαθό ή εξαγώγιμο προϊόν, χρηματιστηριακό
εμπόρευμα;
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από τη στιγμή που αποφασίστηκε ν’ αλλάξει το ενεργειακό μείγμα της χώρας και να μειωθούν
ΣΤΑΔΙΑΚΑ τα ορυκτά καύσιμα -σε εθνικό και παγκόσμιο επίπεδο- πρέπει να συμφωνήσουμε
πως είναι καίριο ζήτημα η αναγνώριση της ηλεκτρικής ενέργειας ως ΚΟΙΝΩΝΙΚΟ ΑΓΑΘΟ.
Πρέπει να συμφωνήσουμε ότι η ηλεκτρική ενέργεια ΔΕΝ μπορεί να είναι χρηματιστηριακό
εμπόρευμα. Επίσης να συμφωνήσουμε ότι βασικός στόχος πρέπει να είναι η μείωση της
κατανάλωσης με την αλλαγή και του τρόπου ζωής. Η αλήθεια είναι ότι κανένας, από αυτούς
που σχεδιάζουν και αποφασίζουν, δεν μιλάει για φρένο στην ανάπτυξη, το φρένο που
χρειαζόμαστε. Δεν μιλάνε για τις σπατάλες της ενέργειας και την εξοικονόμηση, για την
πολεμική βιομηχανία, για τον ενεργοβόρο υπερτουρισμό και γενικότερα για τον καταναλωτικό
τρόπο ζωής, που μας ωθεί με ταχύτητα στην καταστροφή.
Ναι, να πάμε στη σταδιακή παραγωγή από ΑΠΕ, αλλά με  αποθήκευση. Χωρίς αποθήκευση
δεν μπορούν να λειτουργήσουν οι ΑΠΕ. Με την αστάθεια που τις χαρακτηρίζει, υποχρεωτικά
θα πρέπει η σταθερότητα στο δίκτυο να εξασφαλίζεται με μονάδες/εργοστάσια σταθερής
παραγωγής με εισαγόμενο φυσικό αέριο και με λιγνίτη, ή με εισαγόμενη ηλεκτρική ενέργεια
από τις διασυνδεδεμένες γειτονικές χώρες.
Οι ΑΠΕ έχουν και αυτές οικολογικό κόστος και οικολογικό αποτύπωμα. Χαμηλότερο σίγουρα
από τα ορυκτά καύσιμα, αλλά έχουν. Και το ζητούμενο φυσικά είναι να μειωθεί ακόμα
περισσότερο με τον κατάλληλο χωροταξικό σχεδιασμό. Λέμε λοιπόν πως πρέπει να γίνει
επιτέλους η αναθεώρηση του Ειδικού Χωροταξικού των ΑΠΕ, η οποία αναθεώρηση σκόπιμα
έχει βαλτώσει εδώ και χρόνια∙ και όλοι ξέρουμε γιατί. Βασική παράμετρος για την αναθεώρηση
είναι ο καθορισμός των εθνικών στόχων με βάση τις ανάγκες της χώρας και όχι με βάση την
ηλεκτρική ενέργεια ως εμπορικό -εξαγώγιμο- προϊόν, εμπόρευμα χρηματιστηρίου, όπως
επαναλαμβάνουν διαρκώς οι ιθύνοντες.
Το λέω αυτό γιατί έλεγε η Υφυπουργός ΥΠΕΝ Αλεξάνδρα Σδούκου στο Συνέδριο της Capital
Link στη Νέα Υόρκη: «Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές. Μέσω ενός φιλόδοξου
προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη. Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. Μέχρι το 2035,
η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 TWh».
Χθες, 9 Δεκ, το ισοζύγιο διασυνδέσεων στο ενεργειακό μείγμα -εξαγωγές μείον εισαγωγές-
ήταν 26%, μέσο όρο, της παραγόμενης ηλ. ενέργειας, με μεγαλύτερο 35% στις 2 το μεσημέρι
και μικρότερο 9,2% στις 7 το πρωί [ipto ANALYTICS]. Και βέβαια δεν εξάγεται ΜΟΝΟ καθαρή
ενέργεια, αφού πάνω από το 50% της παραγωγής είναι από τις μονάδες φυσικού αερίου και
ένα 12% περίπου, μέσο όρο, από τις μονάδες λιγνίτη. Μείγμα εξάγεται. Παράγεται λοιπόν ηλ.
ενέργεια όχι μόνο για να καλύψουμε τις ανάγκες και τους στόχους της χώρας σύμφωνα με το
ΕΣΕΚ, αλλά και  για εξαγωγή, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για τα φυσικά οικοσυστήματα και την
παραγωγική γη. Γι’ αυτό “καίγονται” για τις διασυνδέσεις και τον αγωγό «Αίγυπτος – Ελλάδα –
Γερμανία», Νότιας και Βόρειας Μεσογείου, του Ομίλου Κοπελούζου. Να καταλαβαινόμαστε!…
Στέφανος Σταμέλλος
http://www.e-ecology.gr
https://www.facebook.com/stefanos.stamellos
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By THETOTALBUSINESS
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027.Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoανθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής».
Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ. δολ. ετησίως
μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
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οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Τράπεζα Πειραιώς: Μερίσματα 50% για το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας,
τόνισε ο κ. Μεγάλου στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum

Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες (9/12) στο 26ο Capital Link Invest in
Greece Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Τράπεζα Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Τράπεζα Πειραιώς
πάνω από 2,5 δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η
ενέργεια, ο τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον
οικονομικό της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας
ενισχύεται ως βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα Πειραιώς επανέφερε τη διανομή μερισμάτων,
ενώ για τα επόμενα 4 χρόνια θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής ανάπτυξης
και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10 δισ. ευρώ
που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του ενεργητικού μας».
Ο ίδιος εκτίμησε ότι η Τράπεζα Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Τράπεζα Πειραιώς είμαστε
βασικός εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την
οικονομική πρόοδο της χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα Πειραιώς έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να
υπερβεί τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον,
χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη
νέα περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του
Ελληνικού, καθώς και την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο
έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας.
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Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Τράπεζα Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Τράπεζας Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική
οικονομία αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές
υπηρεσίες. Στην Τράπεζα Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες
και έχουμε σήμερα 11 δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την
ηγετική θέση στις πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική
ανάπτυξη ύψους 1 δισ. ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Τράπεζας Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ.
Μεγάλου, οι άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε
εθνικό επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Τράπεζα Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής
νοημοσύνης. Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό
chatbot με υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα
πιλοτικά μας προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της
ικανοποίησης των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Τράπεζα Πειραιώς
υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
Διαβάστε ακόμη
Μάριο Ντράγκι: «Κενό ηγεσίας» στην ΕΕ
Επιχειρήσεις: Λήγει η προθεσμία για επιχορήγηση έως 100% με την πρόσληψη ανέργων
Στο ασφαλές καταφύγιο του δολαρίου στρέφονται οι επενδυτές (πίνακες)
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Capital Link Forum Highlights Greece’s Economic Resurgence; Honors BoG Gov
Stournaras
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Capital Link Hellenic Leadership Award recipient, Bank of Greece Gov. Yannis Stournaras, an
ex-FinMin, was lauded for his pivotal role during Greece’s economic recovery OT.gr Newsroom
New York City served as the epicenter of a global celebration of Greece’s economic
achievements on December 9, 2024, during the 26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum
The event, titled “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade,” brought together
political leaders, financial executives, and investors to spotlight Greece’s economic
transformation and the strengthening of U.S.-Greek relations.
The official dinner, a key highlight, honored Dr. Yannis Stournaras, Governor of the Bank of
Greece, with the prestigious Capital Link Hellenic Leadership Award for his transformative
contributions to Greece and Europe.
Honoring a Resilient Leader
The Capital Link Hellenic Leadership Award recognizes individuals who have significantly
advanced Greece’s global business and investment connections. This year’s recipient, Yannis
Stournaras, was lauded for his pivotal role during Greece’s economic recovery, including his
efforts as Minister of Finance and later as Governor of the Bank of Greece. His leadership
helped stabilize Greece’s finances, prevent a potential exit from the Eurozone, and navigate
the Greek banking system through a challenging crisis.
Nicolas Bornozis, President of Capital Link, opened the evening, emphasizing the enduring
importance of the forum in fostering international investment in Greece. Greek Ambassador to
the U.S., Ekaterini Nassika, delivered a heartfelt tribute to Dr. Stournaras, underscoring his
resilience and optimism during the darkest days of Greece’s economic crisis.
“Even in the most challenging times, he remained a steadfast advocate for Greece’s potential,”
Nassika remarked. “Dr. Stournaras is not only a guardian of Greece’s economic stability but
also an unwavering optimist who has played a decisive role in our country’s resurgence.”
John Paulson: “Greece is Rising Fast”
Renowned investor John Paulson introduced Dr. Stournaras, praising Greece’s remarkable
economic progress under Prime Minister Kyriakos Mitsotakis. Paulson highlighted a series of
achievements, including GDP growth outpacing the European average, record-breaking
tourism revenues, and significant reductions in unemployment.
“These positive trends set Greece apart,” Paulson said. “With investment-grade status restored
and a thriving banking sector, Greece is on an upward trajectory. Much of this success is owed
to leaders like Dr. Stournaras, whose dedication and expertise have been instrumental in this
transformation.”
Paulson also commended Stournaras for orchestrating key financial reforms, such as the
“Hercules” program, which effectively cleansed Greek banks of non-performing loans, leaving
them well-capitalized and profitable.
Economic Success Amidst Challenges
In his acceptance speech, Dr. Stournaras reflected on Greece’s journey from the brink of
financial collapse to its current position as a European success story. He attributed the
turnaround to a combination of factors: rigorous fiscal and structural reforms, a commitment to
remaining in the Eurozone, and strategic use of European Union funds.
“The recovery of investment-grade status is a testament to Greece’s resilience,” Dr. Stournaras
said. “However, we must not lose sight of the challenges ahead, particularly the need to
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address the structural competitiveness gap and the persistent current account deficit.”
Dr. Stournaras emphasized the importance of leveraging EU funds to invest in human capital,
green energy, and digital technologies, which he sees as critical to sustaining Greece’s growth
and competitiveness.
The Path Forward
While celebrating Greece’s progress, speakers at the forum underscored the need for ongoing
reform and political consensus. Dr. Stournaras called for a technocratic approach to
governance, prioritizing measurable outcomes and bipartisan support for necessary changes.
“A fragmented political landscape would risk undoing the hard-earned gains of recent years,”
he warned, advocating for broader political unity to ensure the effective implementation of
reforms.
One area of focus was Greece’s defense expenditure, which Dr. Stournaras described as
disproportionately burdensome for Greek taxpayers. He urged greater European collaboration
in defense investment and co-production to alleviate these costs and foster economic stability.
Dr. Stournaras also pointed to the improving relationship between Greece and Turkey as a
factor contributing to regional stability and economic confidence. He highlighted significant
progress in areas such as airspace management and migration, which have helped ease
public concerns and bolster Greece’s international standing.
“An agreement on maritime zones would not only secure peace but also unlock significant
economic growth opportunities in the region and Greece in particular,” he said.
A Testament to Greece’s Global Appeal
With over 97 high-profile speakers and participation from international investors, policymakers,
and industry leaders, this year’s Capital Link Forum underscored Greece’s growing appeal as
an investment destination. Key sectors highlighted included infrastructure, hospitality, real
estate, and energy, all bolstered by Greece’s strategic location at the crossroads of Europe,
Asia, and Africa.
The forum’s enduring success reflects the resilience of Greece’s economy and its ability to
attract long-term capital even during turbulent times. By combining insightful discussions and
recognition of transformative leadership, the Capital Link Forum continues to reinforce
Greece’s position on the international stage.
Source: tovima.com
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Ο Αλέξανδρος Εξάρχου και η Ελένη Βρεττού στο Capital Link
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Του Χριστόδουλου Αθανασάτου
ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ. Τη σημασία του εγχειρήματος της δημιουργίας μιας ισχυρής πέμπτης -μη
συστημικής- ελληνικής τράπεζας, ανέλυσαν, κατά τις ομιλίες τους στο επενδυτικό φόρουμ της
Capital Link στη Νέα Υόρκη, ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου και η διευθύνουσα σύμβουλος της Attica Bank, Ελένη Βρεττού.
Ειδικότερα, ο κ. Εξάρχου, ο οποίος συμμετείχε σε ανοικτή συζήτηση με τον διευθύνοντα
σύμβουλο της Deloitte, Δημήτριο Κουτσόπουλο, έκανε λόγο για μια ιδέα μέσα από την οποία
δημιουργήθηκε ένας υγιής τραπεζικός λογαριασμός, παρά τους σκοπέλους που είχαν εκτιμηθεί
στην αρχή.
«Καταλήξαμε σήμερα να κατέχουμε το 57% μιας τράπεζας, η οποία είναι σωστά
κεφαλαιοποιημένη και δεν έχει καμία απολύτως υποχρέωση. Και οι προοπτικές ανάπτυξης μας
δίνουν την πεποίθηση ότι θα λειτουργήσει ως ένας σημαντικός ανταγωνιστής, σε έναν τομέα
που οι τέσσερις συστημικές τράπεζες, λόγω του μεγέθους τους, δεν μπορούν να καλύψουν
όσο καλά θα περίμενε κανείς. Πιστεύω ότι το μέγεθος της τράπεζας και το γεγονός ότι είναι
νέα, και εξαιρετικά επιθετική σε ό,τι αφορά τη συμμετοχή της στον ανταγωνισμό, σε συνδυασμό
με την ύπαρξη των κατάλληλων κεφαλαίων, την τοποθετούν σε πολύ καλή θέση για να πετύχει
επιχειρηματικά», τόνισε ο κ. Εξάρχου.
Στο ίδιο μήκος κύματος κινήθηκε και η Ελένη Βρεττού, η οποία, μιλώντας στο γεύμα του
φόρουμ, αποκάλυψε πως η απόφασή της να ασχοληθεί με το εγχείρημα της Attica Bank είχε
θεωρηθεί ως μια πιθανή «επαγγελματική αυτοκτονία», με τα αποτελέσματα όμως να
διαψεύδουν πλήρως τις αρνητικές προβλέψεις.
«Καταφέραμε μέσα σε δύο χρόνια να κάνουμε κάτι που όλοι οι υπόλοιποι στην αγορά, εκτός
από την κυβέρνηση, τον κ. Στουρνάρα και τον κ. Εξάρχου, θεωρούσαν πρακτικά αδύνατο.
Μετά από δύο χρόνια, καταφέραμε να υλοποιήσουμε αποτελεσματικά το πρώτο μέτρο
αντιμετώπισης της κρίσης μεταξύ της Attica Bank και της Παγκρήτιας Τράπεζας. Καταφέραμε
να επαναφέρουμε την τράπεζα στην κερδοφορία. Θυμάμαι πριν από δύο χρόνια, κανείς δεν
πίστευε, όλοι έλεγαν ότι θα ήταν επαγγελματική αυτοκτονία, αν μπαίναμε στην Attica Bank.
Τώρα, στα αποτελέσματα εννεαμήνου, πρόκειται να ανακοινώσουμε το έβδομο συνεχόμενο
κερδοφόρο τρίμηνο, με την κερδοφορία να συνεχίζει να αυξάνεται», τόνισε η Ελένη Βρεττού,
παραθέτοντας και τα σχετικά στοιχεία.
«Καταφέραμε να ανακεφαλαιοποιήσουμε τις τράπεζες. Δεν μείναμε μόνο στη συγχώνευση,
αλλά έχουμε εισφέρει 1,3 δισεκατομμύρια ευρώ κεφαλαίου στις δύο τράπεζες από τον
Οκτώβριο του 2022. Πιο πρόσφατα, ολοκληρώσαμε μια αύξηση κεφαλαίου ύψους περίπου 735
εκατομμυρίων ευρώ, που σηματοδότησε και την ιδιωτικοποίηση της τράπεζας, μεταβιβάζοντας
τον έλεγχο σε ιδιώτες επενδυτές με ποσοστό περίπου 57%», είπε, μεταξύ άλλων.
Επιπλέον, η Ελένη Βρεττού στάθηκε στα δυσλειτουργικά χαρακτηριστικά που προσδίδει στο
τραπεζικό σύστημα ο υπερσυγκεντρωτισμός του σε τέσσερις, μόλις, συστημικές τράπεζες.
«Η τόσο υψηλή συγκέντρωση της αγοράς σε μόλις τέσσερις συστημικά σημαντικές τράπεζες
εγείρει ανησυχίες για την υγεία του τραπεζικού συστήματος και τον αντίκτυπό του στην
οικονομία. Ενισχύει αυτή η δομή επαρκώς τον ανταγωνισμό; Πολλές επιχειρήσεις, ειδικά εκτός
της κορυφαίας κατηγορίας, εκφράζουν δυσαρέσκεια, επικαλούμενες αργή εξυπηρέτηση,
χρονοβόρες διαδικασίες και περιορισμένη πρόσβαση σε κεφάλαια», είπε η κ. Βρεττού.
«Κρίσιμο το 2032»
Όσον αφορά στην πορεία της ελληνικής οικονομίας, ο Αλέξανδρος Εξάρχου εμφανίστηκε
συγκρατημένα αισιόδοξος, με παράλληλη υποσημείωση πως παρά τα θετικά βήματα, η
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ελληνική οικονομία οφείλει να αξιοποιήσει τον χρόνο μέχρι το 2032, προκειμένου να
προχωρήσει στις απαραίτητες μεταρρυθμίσεις και μια αλλαγή σκεπτικού.
«Αυτή τη στιγμή η ελληνική οικονομία βασίζεται στον τουρισμό και την εσωτερική κατανάλωση,
και αυτό το μοντέλο πρέπει να αλλάξει. Αν αποτύχουμε να αλλάξουμε το μοντέλο εγκαίρως, για
να μπορέσουμε να αντιδράσουμε σε αυτό που έρχεται το 2032, όταν θα αρχίσουμε να
αποπληρώνουμε το χρέος, τότε φοβάμαι ότι μπορεί να βρεθούμε σε πολύ δύσκολη θέση προς
το 2030 ή το 2031», ανέφερε ο κ. Εξάρχου.
Στη συνέχεια, ο διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR επιβεβαίωσε την μεγάλη ανάπτυξη
που γνωρίζει αυτήν την στιγμή ο κατασκευαστικός τομέας, τονίζοντας βέβαια πως πρόκειται για
μια κατάσταση που δεν μπορεί να παγιωθεί επ’ αόριστον, επανερχόμενος και πάλι στο κρίσιμο
σταυροδρόμι των αρχών της δεκαετίας του 2030.
«Τα έργα είναι κερδοφόρα, και γιατί είναι κερδοφόρα; Επειδή κανείς δεν είναι διατεθειμένος να
εισέλθει σε έργα που θα φέρουν ζημιές, λόγω του αριθμού των έργων που έχουμε μπροστά
μας και των έργων που ήδη έχουν εξασφαλιστεί. Αλλά αυτό δεν διαρκεί για πάντα. Όλοι
γνωρίζουμε ότι ο τομέας των κατασκευών έχει τα σκαμπανεβάσματά του. Πιστεύω ότι τα
επόμενα τρία, τέσσερα ή πέντε χρόνια, ο κατασκευαστικός τομέας στην Ελλάδα θα συνεχίσει
να κινείται προς την ανάπτυξη και θα βρίσκεται σε άνθηση, αλλά περιμένω μια βαθιά αλλαγή
όταν το RRF (Ταμείο Ανάκαμψης) θα λήξει. Επομένως, πρέπει να προετοιμαστούμε για ό,τι
έρχεται, και γι’ αυτό ανακοινώνουμε ένα νέο επενδυτικό σχέδιο ύψους δύο δισεκατομμυρίων
ευρώ για να προετοιμάσουμε τις εταιρείες για μια περίοδο όπου οι κατασκευές δεν θα
βρίσκονται σε τόσο μεγάλη άνθηση όσο σήμερα», ανέφερε ο κ. Εξάρχου.
Στη συνέχεια, ο Αλέξανδρος Εξάρχου εστίασε στην ανάγκη να προχωρήσουν πιο βαθιά οι
μεταρρυθμίσεις στο δύσκαμπτο κομμάτι του δημοσίου τομέα, ενώ έθιξε θέματα όπως οι αργοί
ρυθμοί επίλυσης δικαστικών διαφορών όσον αφορά στα κατασκευαστικά έργα ή παρεμφερείς
επενδύσεις.
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Ο Χρήστος Μεγάλου για το μέλλον του τραπεζικού συστήματος και την ανάπτυξη της
οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο CEO της Τράπεζας Πειραιώς, Χρήστος Μεγάλου, τόνισε ότι ένα τραπεζικό σύστημα
σταθερό, κερδοφόρο και σύγχρονο θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής
οικονομίας
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth» (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
«Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία», ανέφερε. «Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας», τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 «χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά».
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι «η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025».
«Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της», είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός
εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική
πρόοδο της χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
«Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα
40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον,
χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη
νέα περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του
Ελληνικού, καθώς και την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο
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έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας».
«Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας», όπως είπε, «η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο».
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι «καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές
υπηρεσίες». «Στην Πειραιώς», είπε, «αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και
έχουμε σήμερα 11 δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την
ηγετική θέση στις πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική
ανάπτυξη ύψους 1 δισ. ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια».
«Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά
των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να
συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές λύσεις αιχμής», ανέφερε ο κ.
Μεγάλου.
«Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%».
«Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς», ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι «η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς», πρόσθεσε. «Η Πειραιώς
υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής
προόδου».
Πηγή: skai.gr
Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
Ακολουθήστε το Skai.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
Πηγή
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Υπουργείο Εργασίας: Αυτά είναι τα μέτρα στήριξης για εργαζόμενους και επιχειρήσεις-
Τι είπε η Κεραμέως για τις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα τέσσερα μέτρα στήριξης που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019 για εργαζόμενους
και επιχειρήσεις ανέφερε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως
μιλώντας  στο 2 ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα
Υόρκη.
Αναλυτικά, σύμφωνα με την κ. Κεραμέως τα μέτρα αυτά είναι τα εξής:
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων
που ψάχνουν εργασία,
γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε χώρες του εξωτερικού
αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις οι
οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
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Για τις επενδύσεις
Επίσης η κ. Κεραμέως μίλησε και για το θέμα των επενδύσεων.  «Τα τελευταία 5 χρόνια οι
επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην
Ευρώπη», τόνισε  χαρακτηριστικά και  υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν
επιτευχθεί στην οικονομία, συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και
μέλημα της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και
θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των
επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
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Μανώλης Σιγάλας: Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την Ελλάδα
του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας».
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Υπουργείο Εργασίας: Αυτά είναι τα μέτρα στήριξης για εργαζόμενους και επιχειρήσεις-
Τι είπε η Κεραμέως για τις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα τέσσερα μέτρα στήριξης που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019 για εργαζόμενους
και επιχειρήσεις ανέφερε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως
μιλώντας στο 2 ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα
Υόρκη.
Αναλυτικά, σύμφωνα με την κ. Κεραμέως τα μέτρα αυτά είναι τα εξής:
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
Σοκ! Η Ελληνική πατέντα πίσω από το πιο καινοτόμο κλαδευτήρι.
Εργαλείο Κλαδέματος Σε Προσφορά
Απέκτησε τα δόντια των ονείρων σου! (χωρίς γιατρό)
Snap On Smile
α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων
που ψάχνουν εργασία,
γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε χώρες του εξωτερικού
αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις οι
οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
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εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
 
Για τις επενδύσεις
Επίσης η κ. Κεραμέως μίλησε και για το θέμα των επενδύσεων. «Τα τελευταία 5 χρόνια οι
επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην
Ευρώπη», τόνισε χαρακτηριστικά και υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί
στην οικονομία, συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της
κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα
ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των
επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
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Βρεττού: Ορόσημο η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα χαρακτήρισε τη
συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica
Bank Ελένη Βρεττού, τονίζοντας ότι θέτει τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και
καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό.
Κατά την ομιλία της στο 26ο ετήσιο forum της Capital Link, η κα Βρεττού σημείωσε ότι «αυτή η
ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό
του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και
της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές». «Εδραιώνει τον πέμπτο
μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων
Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους», είπε.
«Το όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την
οικονομική ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή
βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε
θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα», πρόσθεσε.
«Για τους επενδυτές», συνέχιζε η κα Βρεττού, «η νέα Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία
συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η
σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο
εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης.
»Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών
που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που
συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία
και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη», κατέληξε.
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Η ηλεκτρική ενέργεια κοινωνικό αγαθό ή εξαγώγιμο προϊόν, χρηματιστηριακό
εμπόρευμα;
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από τη στιγμή που αποφασίστηκε ν’ αλλάξει το ενεργειακό μείγμα της χώρας και να μειωθούν
ΣΤΑΔΙΑΚΑ τα ορυκτά καύσιμα -σε εθνικό και παγκόσμιο επίπεδο- πρέπει να συμφωνήσουμε
πως είναι καίριο ζήτημα η αναγνώριση της ηλεκτρικής ενέργειας ως ΚΟΙΝΩΝΙΚΟ ΑΓΑΘΟ.
Πρέπει να συμφωνήσουμε ότι η ηλεκτρική ενέργεια ΔΕΝ μπορεί να είναι χρηματιστηριακό
εμπόρευμα. Επίσης να συμφωνήσουμε ότι βασικός στόχος πρέπει να είναι η μείωση της
κατανάλωσης με την αλλαγή και του τρόπου ζωής. Η αλήθεια είναι ότι κανένας, από αυτούς
που σχεδιάζουν και αποφασίζουν, δεν μιλάει για φρένο στην ανάπτυξη, το φρένο που
χρειαζόμαστε. Δεν μιλάνε για τις σπατάλες της ενέργειας και την εξοικονόμηση, για την
πολεμική βιομηχανία, για τον ενεργοβόρο υπερτουρισμό και γενικότερα για τον καταναλωτικό
τρόπο ζωής, που μας ωθεί με ταχύτητα στην καταστροφή.
Ναι, να πάμε στη σταδιακή παραγωγή από ΑΠΕ, αλλά με  αποθήκευση. Χωρίς αποθήκευση
δεν μπορούν να λειτουργήσουν οι ΑΠΕ. Με την αστάθεια που τις χαρακτηρίζει, υποχρεωτικά
θα πρέπει η σταθερότητα στο δίκτυο να εξασφαλίζεται με μονάδες/εργοστάσια σταθερής
παραγωγής με εισαγόμενο φυσικό αέριο και με λιγνίτη, ή με εισαγόμενη ηλεκτρική ενέργεια
από τις διασυνδεδεμένες γειτονικές χώρες.
Οι ΑΠΕ έχουν και αυτές οικολογικό κόστος και οικολογικό αποτύπωμα. Χαμηλότερο σίγουρα
από τα ορυκτά καύσιμα, αλλά έχουν. Και το ζητούμενο φυσικά είναι να μειωθεί ακόμα
περισσότερο με τον κατάλληλο χωροταξικό σχεδιασμό. Λέμε λοιπόν πως πρέπει να γίνει
επιτέλους η αναθεώρηση του Ειδικού Χωροταξικού των ΑΠΕ, η οποία αναθεώρηση σκόπιμα
έχει βαλτώσει εδώ και χρόνια∙ και όλοι ξέρουμε γιατί. Βασική παράμετρος για την αναθεώρηση
είναι ο καθορισμός των εθνικών στόχων με βάση τις ανάγκες της χώρας και όχι με βάση την
ηλεκτρική ενέργεια ως εμπορικό -εξαγώγιμο- προϊόν, εμπόρευμα χρηματιστηρίου, όπως
επαναλαμβάνουν διαρκώς οι ιθύνοντες.
Το λέω αυτό γιατί έλεγε η Υφυπουργός ΥΠΕΝ Αλεξάνδρα Σδούκου στο Συνέδριο της Capital
Link στη Νέα Υόρκη: «Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές. Μέσω ενός φιλόδοξου
προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη. Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου,
μετατρέποντας την Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. Μέχρι το 2035,
η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 TWh».
Χθες, 9 Δεκ, το ισοζύγιο διασυνδέσεων στο ενεργειακό μείγμα -εξαγωγές μείον εισαγωγές-
ήταν 26%, μέσο όρο, της παραγόμενης ηλ. ενέργειας, με μεγαλύτερο 35% στις 2 το μεσημέρι
και μικρότερο 9,2% στις 7 το πρωί [ipto ANALYTICS]. Και βέβαια δεν εξάγεται ΜΟΝΟ καθαρή
ενέργεια, αφού πάνω από το 50% της παραγωγής είναι από τις μονάδες φυσικού αερίου και
ένα 12% περίπου, μέσο όρο, από τις μονάδες λιγνίτη. Μείγμα εξάγεται. Παράγεται λοιπόν ηλ.
ενέργεια όχι μόνο για να καλύψουμε τις ανάγκες και τους στόχους της χώρας σύμφωνα με το
ΕΣΕΚ, αλλά και  για εξαγωγή, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για τα φυσικά οικοσυστήματα και την
παραγωγική γη. Γι’ αυτό ”καίγονται” για τις διασυνδέσεις και τον αγωγό «Αίγυπτος – Ελλάδα –
Γερμανία», Νότιας και Βόρειας Μεσογείου, του Ομίλου Κοπελούζου. Να καταλαβαινόμαστε!…
Λαμία, 10.12.2024
Στέφανος Σταμέλλος
http://www.e-ecology.gr
https://www.facebook.com/stefanos.stamellos
 

https://tvstar.gr/2024/12/10/i-ilektriki-energeia-koinoniko-agatho-i-exagogimo-proion-chrimatistiriako-emporevma/
http://www.e-ecology.gr
https://www.facebook.com/stefanos.stamellos


https://ygeiamou.gr/

 Publication date: 10/12/2024 20:37

 Similar Stats ranking (Greece): 253

 link

Κοντοζαμάνης: Ο τομέας της υγείας είναι ο πλέον ελκυστικός για επενδύσεις στην
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία του πρώην αναπληρωτή υπουργού Υγείας  στο 26ο Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη
«Η Βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές
δοκιμές και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις
μεγαλύτερες αναπτυξιακές δυνατότητες». Την επισήμανση αυτή έκανε ο  Βασίλης
Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital Link Forum
στη Νέα Υόρκη και πρόσθεσε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από
τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
Σε άλλα σημεία της ομιλίας του τόνισε:
Η Eλληνική Kυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του
τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες
ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης.
Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα
ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα
ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα.
Ειδήσεις σήμερα:
Καρκίνος προστάτη: «Ο πιο σπουδαίος αγώνας είναι ο δικός σου»
Nature: Οι δέκα άνθρωποι που διαμόρφωσαν την επιστήμη το 2024
«Ξηλώνονται» οι διοικήσεις όλων των στρατιωτικών νοσοκομείων
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στουρνάρας: Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που
αντιμετωπίζει η ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος,
Γιάννη Στουρνάρα, ο οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν
συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Άρχισαν τα όργανα: Ο (επόμενος πρωθυπουργός;) Γιάννης Στουρνάρας ζητά
συναίνεση των πολιτικών κομμάτων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι εξελίξεις είναι ταχύτερες από ότι είχαμε προβλέψει ακόμη κι εμείς που προχωρήσαμε στις
σχετικές αποκαλύψεις για το σχέδιο ενός σκέλους της διαπλοκής που επιδιώκει
μεσομακροπρόθεσμα και με ορίζοντα το 2030 την επίτευξη ευρύτατων συναινέσεων
προκειμένου να επιβληθεί δοτός πρωθυπουργός. ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΑΝΑΛΥΤΙΚΑ: Το πολύπλοκο
παιχνίδι του Γιάννη Στουρνάρα
Διαβάστε οπωσδήποτε: Τσίπρας, Στουρνάρας, κάποιοι ολιγάρχες και τμήμα της
τραπεζοκρατίας στρώνουν το χαλί για τρίτη τετραετία Μητσοτάκη
Όπως έχουμε γράψει λοιπό,ν και οι παρασκηνιακές κινήσεις του Αλέξη Τσίπρα για την επιβολή
συγκεκριμένου ρυθμιστικού πλαισίου στον χώρο της Κεντροαριστεράς, για τη δημιουργία
δηλαδή ενός ενιαίου πολιτικού φορέα, που με τη στήριξη των διαπλεκόμενων συμφερόντων,
δηλαδή επιχειρηματικών ομίλων και τμημάτων της τραπεζοκρατίας, θα αποτελέσει τον δεύτερο
(μετά τη ΝΔ) πυλώνα της συναίνεσης στην επιβολή τεχνοκρατικής χούντας, όμοιας με εκείνη
του Λουκά Παπαδήμου, εντάσσονται στον σχεδιασμό επιβολής δοτού πρωθυπουργού, ο
οποίος εκτός απροόπτου θα είναι ο Γιάννης Στουρνάρας.
Ο Κεντρικός Τραπεζίτης δεν χάνει χρόνο και πυκνώνει τις ΕΚΤΟΣ ΤΟΥ ΘΕΣΜΙΚΟΥ ΤΟΥ
ΡΟΛΟΥ πολιτικές παρεμβάσεις, που περιλαμβάνουν, εκτός των άλλων, και επικίνδυνες
τοποθετήσεις για τα ελληνοτουρκικά και τα εθνικά συμφέροντα.
Σε άλλη μία πολιτική του παρέμβαση, λοιπόν, ο Γιάννης Στουρνάρας ζήτησε από τα
«συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση για την εφαρμογή φιλόδοξων
μεταρρυθμίσεων.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε
κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας.
Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών,
όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση
και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
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απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις.
Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Capital Link Forum Highlights Greece’s Economic Resurgence; Honors BoG Gov
Stournaras
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom Newsroom
New York City served as the epicenter of a global celebration of Greece’s economic
achievements on December 9, 2024, during the 26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum
The event, titled “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade,” brought together
political leaders, financial executives, and investors to spotlight Greece’s economic
transformation and the strengthening of U.S.-Greek relations.
The official dinner, a key highlight, honored Dr. Yannis Stournaras, Governor of the Bank of
Greece, with the prestigious Capital Link Hellenic Leadership Award for his transformative
contributions to Greece and Europe.
Honoring a Resilient Leader
The Capital Link Hellenic Leadership Award recognizes individuals who have significantly
advanced Greece’s global business and investment connections. This year’s recipient, Yannis
Stournaras, was lauded for his pivotal role during Greece’s economic recovery, including his
efforts as Minister of Finance and later as Governor of the Bank of Greece. His leadership
helped stabilize Greece’s finances, prevent a potential exit from the Eurozone, and navigate
the Greek banking system through a challenging crisis.
Nicolas Bornozis, President of Capital Link, opened the evening, emphasizing the enduring
importance of the forum in fostering international investment in Greece. Greek Ambassador to
the U.S., Ekaterini Nassika, delivered a heartfelt tribute to Dr. Stournaras, underscoring his
resilience and optimism during the darkest days of Greece’s economic crisis.
“Even in the most challenging times, he remained a steadfast advocate for Greece’s potential,”
Nassika remarked. “Dr. Stournaras is not only a guardian of Greece’s economic stability but
also an unwavering optimist who has played a decisive role in our country’s resurgence.”
John Paulson: “Greece is Rising Fast”
Renowned investor John Paulson introduced Dr. Stournaras, praising Greece’s remarkable
economic progress under Prime Minister Kyriakos Mitsotakis. Paulson highlighted a series of
achievements, including GDP growth outpacing the European average, record-breaking
tourism revenues, and significant reductions in unemployment.
“These positive trends set Greece apart,” Paulson said. “With investment-grade status restored
and a thriving banking sector, Greece is on an upward trajectory. Much of this success is owed
to leaders like Dr. Stournaras, whose dedication and expertise have been instrumental in this
transformation.”
Paulson also commended Stournaras for orchestrating key financial reforms, such as the
“Hercules” program, which effectively cleansed Greek banks of non-performing loans, leaving
them well-capitalized and profitable.
Economic Success Amidst Challenges
In his acceptance speech, Dr. Stournaras reflected on Greece’s journey from the brink of
financial collapse to its current position as a European success story. He attributed the
turnaround to a combination of factors: rigorous fiscal and structural reforms, a commitment to
remaining in the Eurozone, and strategic use of European Union funds.
“The recovery of investment-grade status is a testament to Greece’s resilience,” Dr. Stournaras
said. “However, we must not lose sight of the challenges ahead, particularly the need to
address the structural competitiveness gap and the persistent current account deficit.”
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Dr. Stournaras emphasized the importance of leveraging EU funds to invest in human capital,
green energy, and digital technologies, which he sees as critical to sustaining Greece’s growth
and competitiveness.
The Path Forward
While celebrating Greece’s progress, speakers at the forum underscored the need for ongoing
reform and political consensus. Dr. Stournaras called for a technocratic approach to
governance, prioritizing measurable outcomes and bipartisan support for necessary changes.
“A fragmented political landscape would risk undoing the hard-earned gains of recent years,”
he warned, advocating for broader political unity to ensure the effective implementation of
reforms.
One area of focus was Greece’s defense expenditure, which Dr. Stournaras described as
disproportionately burdensome for Greek taxpayers. He urged greater European collaboration
in defense investment and co-production to alleviate these costs and foster economic stability.
Dr. Stournaras also pointed to the improving relationship between Greece and Turkey as a
factor contributing to regional stability and economic confidence. He highlighted significant
progress in areas such as airspace management and migration, which have helped ease
public concerns and bolster Greece’s international standing.
“An agreement on maritime zones would not only secure peace but also unlock significant
economic growth opportunities in the region and Greece in particular,” he said.
A Testament to Greece’s Global Appeal
With over 97 high-profile speakers and participation from international investors, policymakers,
and industry leaders, this year’s Capital Link Forum underscored Greece’s growing appeal as
an investment destination. Key sectors highlighted included infrastructure, hospitality, real
estate, and energy, all bolstered by Greece’s strategic location at the crossroads of Europe,
Asia, and Africa.
The forum’s enduring success reflects the resilience of Greece’s economy and its ability to
attract long-term capital even during turbulent times. By combining insightful discussions and
recognition of transformative leadership, the Capital Link Forum continues to reinforce
Greece’s position on the international stage.
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Μεγάλου (Πειραιώς): €40δισ. για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και σύγχρονο θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη
ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, υπογράμμισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας
Πειραιώς, Χρήστος Μεγάλου, κατά την ομιλία του στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum,
τη Δευτέρα (9/12), στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών.
Όπως είπε, η πρόοδος αυτή είναι η απόδειξη των προσπαθειών που κατέβαλε η Πολιτεία και
γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα χρηματοπιστωτικά ιδρύματα,
όπως η τράπεζα Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να επαναπροσδιορίσουν ένα νέο
οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. Ευρώ. Μάλιστα, από τις πιστώσεις αυτές, η
Πειραιώς χορήγησε πάνω από 2,5 δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της
οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, επεσήμανε ο κ.
Μεγάλου.
Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη
οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και
καινοτομίας, τόνισε στη συνέχεια ο Χρήστος Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Θετικό το μακροοικονομικό περιβάλλον
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
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δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Ανάγκη για εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Η πρόκληση των επενδύσεων και η εκδοχή του Υπερταμείου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
10.12.2024 20:00
Οικονομία Έντυπη έκδοση
Αντώνης Καρακούσης
Με το νέο εθνικό επενδυτικό fund και την ανασυγκρότηση των κρατικών επιχειρήσεων
προκρίνεται ένα δυναμικό επενδυτικής κατεύθυνσης σχήμα ιδιωτικοποιήσεων και
παραχωρήσεων - Πρότυπο αποτελεί ο διαγωνισμός του αεροδρομίου της Καλαμάτας
Πανθομολογείται πλέον ότι η ελληνική οικονομία πάει καλύτερα. Τα δημόσια οικονομικά
δημιουργούν υψηλά πλεονάσματα, το χρέος μειώνεται γρηγορότερα του αναμενομένου,
επιτρέποντας χαμηλότερες διαφορές στα επιτόκια των ομολόγων, η ανεργία υποχωρεί στη
ζώνη του 9% και οι ρυθμοί ανάπτυξης είναι υψηλότεροι του μέσου ευρωπαϊκού. Παρά ταύτα
«δεν ανθεί», όπως απεφάνθη, την περασμένη εβδομάδα στο Forum του ot.gr, ο αναπληρωτής
γενικός διευθυντής Οικονομικών Υποθέσεων της Ευρωπαϊκής Επιτροπής Ντέκλαν Κοστέλο, ο
οποίος επί μακρόν παρακολουθεί τις οικονομικές επιδόσεις της χώρας μας.
Και είναι ακριβές βεβαίως ότι οι ρυθμοί ανάπτυξης παραμένουν αναιμικοί, κινούνται λίγο πάνω
από την ανασφαλή ζώνη του 2%, δεν δημιουργούν περιβάλλον δυναμικής ανάκαμψης της
τάξεως του 5-6%, όπως θα ταίριαζε στις προηγούμενες θυσίες του σαρωτικού, μακράς
διαρκείας, κύματος της εσωτερικής υποτίμησης, το εύρος του οποίου στα χρόνια της μεγάλης
οικονομικής κρίσης μετέβαλε δραματικά τις ανταγωνιστικές συνθήκες.
Η χώρα τα προηγούμενα χρόνια φτώχυνε στην κυριολεξία, οι αξίες της υπέφεραν πραγματικά
και οι αμοιβές επίσης έπεσαν στα Τάρταρα. Χάθηκαν παραγωγικές δυνάμεις και δυνατότητες, η
παραγωγικότητα ετρώθη και οι επενδύσεις υποχώρησαν σημαντικά, διαμορφώνοντας το
περιβόητο παραγωγικό κενό, το οποίο υποτίθεται ότι θα λειτουργούσε ως συμπιεσμένο
ελατήριο στα χρόνια της ανάκαμψης και θα εκτόξευε την ελληζική οικονομία στα ύψη.
Ωστόσο στην περίπτωσή μας η εκδοχή του συμπιεσμένου ελατηρίου δεν επιβεβαιώθηκε, παρά
λειτούργησε, κατά βάση, στη ζώνη του τουρισμού και των ακινήτων και περιορισμένα σε
ορισμένα εξελιγμένα τμήματα της βιομηχανίας. Κατά τον κ. Κοστέλο έφταιξαν η σημαντική
υποχώρηση της παραγωγικότητας τα πολλά προηγούμενα χρόνια που σήμερα αντιστοιχεί στα
δύο τρίτα της μέσης ευρωπαϊκής, τα βαθιά ρήγματα που άφησε πίσω της η κρίση, τα σοκ του
κορωνοϊού και της ενεργειακής κρίσης, αλλά και οι καθυστερήσεις στην απορρόφηση των
κονδυλίων του Ταμείου Ανάκαμψης.
Η αλήθεια είναι ότι και οι επενδύσεις πάνε καλύτερα. Η συμμετοχή τους στην καταγραφόμενη,
κατ’ έτος, αναιμική αύξηση του ΑΕΠ είναι σημαντική, αλλά υπολείπεται σημαντικά του
επιπέδου των επενδύσεων στην υπόλοιπη Ευρώπη. Στην Ελλάδα σε σημερινούς
αναπτυξιακούς, κατά την κυβέρνηση, καιρούς δεν φθάνουν στο 15% όταν στην Ευρώπη
κινούνται μεταξύ 21-22% και ο Μάριο Ντράγκι στην πρόσφατη έκθεσή του προτρέπει να
αυξηθούν στο 26% προκειμένου να καλυφθεί το έλλειμμα ανταγωνιστικότητας με τις ΗΠΑ και
την Κίνα.
Πολλά λοιπόν κρατούν και δεσμεύουν την ελληνική οικονομία, δεν την αφήνουν να απολαύσει
σαρωτικά κύματα επενδύσεων από ξένους και εγχώριους επενδυτές σαν κι αυτά που
απογείωσαν στα προηγούμενα χρόνια την ιρλανδική και πορτογαλική οικονομία.
Ο διευθύνων σύμβουλος του Υπερταμείου Γρ. Δημητριάδης έχει μια, έστω επιμέρους,
απάντηση. Το προηγούμενο διάστημα βρέθηκε στη Σαουδική Αραβία, όπου συμμετείχε σε
διάσκεψη εθνικών επενδυτικών κεφαλαίων, με την ευκαιρία της δημιουργίας του δικού μας
εθνικού fund. Είχε την ευκαιρία να δει ισχυρά πρόσωπα της βαθύπλουτης χώρας και να
διαπιστώσει από πρώτο χέρι ότι οι μεγάλοι επενδυτές δεν αρκούνται πια σε διακρατικές
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συμφωνίες, δεν πιστεύουν σε αυτές, τις αποδίδουν περισσότερο ως σχήματα πολιτικής
επικοινωνίας, παρά ως οτιδήποτε άλλο.
Ο κ. Δημητριάδης διαπίστωσε ότι οι διεθνείς επενδυτές ενδιαφέρονται για ώριμα σχέδια και
συγκεκριμένες, καλά προετοιμασμένες επενδύσεις, ικανές να προκαλέσουν το ενδιαφέρον
τους. Δεν είναι τυχαίο ότι στη βάση της παραπάνω διαπίστωσης «χτίζει» το στρατηγικό σχέδιο
και πλάνο του Υπερταμείου για την τριετία 2025-27. Σύμφωνα με αυτό θα επιχειρηθεί ο
μετασχηματισμός και ο εξορθολογισμός των θυγατρικών του Υπερταμείου ώστε να
εξασφαλιστεί η προσέλκυση υψηλής ποιότητας ξένων κεφαλαίων μέσω του νέου επενδυτικού
ταμείου. Στην αιχμή του παραπάνω πλάνου προβλέπονται ειδικές προβλέψεις για τις Αστικές
Συγκοινωνίες, τα Ελληνικά Ταχυδρομεία και την ΕΤΑΔ, η οποία έχει εισέλθει σε διαδικασία
καταγραφής και αποτίμησης 36.000 ακινήτων που ανήκουν στην κρατική εταιρεία. Στην
προηγούμενη τριετία 2022-24 ωρίμασε η αξιοποίηση 770 ακινήτων και διεξήχθησαν 93
διαγωνισμοί σε νέες επιχειρηματικές μονάδες, που συνοδεύονται από επενδυτικά
προγράμματα αναβάθμισης.
Τα αεροδρόμια
Αντίστοιχη είναι και η προσέγγιση για τα θεωρούμενα στρατηγικά ακίνητα, όπως αυτά της
ΔΕΘ, των Αγορών Τροφίμων Αθήνας και Θεσσαλονίκης, οι οποίες συνεργαζόμενες θα
σχηματίσουν μια ενιαία Εθνική Αγορά Τροφίμων, ικανή να βελτιώσει σημαντικά την απόδοση
των κεφαλαίων που θα προσελκυσθούν και θα επενδυθούν σε αυτή. Αντιστοίχως το
Υπερταμείο κινείται και για την αξιοποίηση των 22 περιφερειακών αεροδρομίων. Ηδη
ολοκληρώθηκε ο διαγωνισμός του αεροδρομίου της Καλαμάτας που προέκρινε την
παραχώρησή του στην κοινοπραξία της Fraport, στην οποία συμμετέχουν οι όμιλοι
Κοπελούζου και Κωνσταντακόπουλου του δημοφιλούς διεθνώς ξενοδοχειακού συγκροτήματος
Costa Navarino.
Το τίμημα ανήλθε σε 45,2 εκατ. ευρώ και προβλέπεται να συνοδευθεί από επενδύσεις
αναβάθμισης του αεροδρομίου ύψους 28,3 εκατ. ευρώ στη διάρκεια της πρώτης τριετίας, οι
οποίες εκτιμάται ότι θα ευνοήσουν συνολικά την τουριστική αναβάθμιση της Πελοποννήσου.
Επιπλέον η συμφωνία προβλέπει την είσπραξη από το Υπερταμείο δικαιωμάτων
παραχώρησης που αντιστοιχούν στο 10% του κεφαλαίου της νέας εταιρείας που θα τρέχει στο
εξής το αεροδρόμιο της Καλαμάτας.
Το ενδιαφέρον είναι ότι το τίμημα και τα λοιπά στοιχεία του διαγωνισμού ήταν αποτέλεσμα
ολοκληρωμένης προσέγγισης και αποτίμησης του όλου σχεδίου παραχώρησης. Κατά τον κ.
Δημητριάδη το μοντέλο που ακολουθήθηκε στην περίπτωση του αεροδρομίου της Καλαμάτας
μπορεί να αποτελέσει πρότυπο και για τον διαγωνισμό και των άλλων 22 περιφερειακών
αεροδρομίων, αλλά και γενικώς για την αξιοποίηση περιουσιακών στοιχείων του κράτους, που
έχουν περιέλθει στο Υπερταμείο.
Προκρίνεται δηλαδή ένα σχήμα ιδιωτικοποίησης ή παραχώρησης συνοδευόμενο από
επενδύσεις αναβάθμισης και αναγέννησης των όποιων δραστηριοτήτων μπορεί να περικλείει
το προς εκμετάλλευση περιουσιακό στοιχείο. Και όλη αυτή η εκδοχή δυναμικής επενδυτικής
ιδιωτικοποίησης θα διέπει και τη λειτουργία του εθνικού επενδυτικού fund από το δεύτερο
εξάμηνο του 2025 ως ανεξάρτητης θυγατρικής του Υπερταμείου, προικοδοτημένης με 300
εκατ. ευρώ.
Πληροφορίες αναφέρουν ότι το όλο σχέδιο παρουσιάστηκε προσφάτως στον Πρωθυπουργό
και έτυχε θετική υποδοχής από τον κ. Μητσοτάκη.
Εντυπη Εκδοση Υπερταμείο επενδύσεις Οικονομία αεροδρόμια πλεόνασμα ανεργία
Ακολούθησε το Βήμα στο Google news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
Σχετικά άρθρα Υπερταμείο: Μοντέλο ΔΕΗ για 8 ΔΕΚΟ – Οι αλλαγές 10.07.2024, 21:48

https://www.tovima.gr/print/finance/i-proklisi-lfton-ependyseon-lfkai-i-ekdoxi-lftou-ypertameiou/


https://www.tovima.gr/

 Publication date: 10/12/2024 20:32

 Similar Stats ranking (Greece): 110

 link

Νίκη Κεραμέως – Capital Link: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις
επενδύσεις 10.12.2024, 13:35
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Μεγάλου: Ένα σταθερό τραπεζικό σύστημα στηρίζει την οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Ένα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο τραπεζικό σύστημα θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, δήλωσε ο διευθύνων σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum
στη Νέα Υόρκη, με θέμα «Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα ως Πυλώνας Ανάπτυξης».
Ο επικεφαλής της τράπεζας αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας και την
πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που κατέβαλε η
Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ. Από αυτά, η Πειραιώς έχει χορηγήσει
πάνω από 2,5 δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η
ενέργεια, ο τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον
οικονομικό της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας
ενισχύεται ως βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Μεγάλου: Χρονιά – ορόσημο το 2024 με επιστροφή στην κερδοφορία
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα τέσσερα χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η τράπεζα θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτήν τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Μεγάλου: Κεφάλαια άνω των 40 δισ. σε στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους
Η τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως την νέα περιφερειακή
οδό Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και την
ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης δικτύων
οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.

https://www.powergame.gr/trapezes/771703/megalou-ena-stathero-trapeziko-systima-stirizei-tin-oikonomia/


https://www.powergame.gr/

 Publication date: 10/12/2024 20:28

 Similar Stats ranking (Greece): 330

 link

Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Πειραιώς: Στο επίκεντρο οι άνθρωποι και η καινοτομία
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Χρ. Μεγάλου / Πειραιώς: Οι τράπεζες αιχμή του δόρατος στην ανάπτυξη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το δίπολο της πολιτικής και οικονομικής σταθερότητας και της ετοιμότητας για την υποδοχή
επενδύσεων ανέδειξε ο CEO της Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, στην παρέμβασή του  στο 26ο
Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα Υόρκη, ενώ σημείωσε ότι η δυναμική της
οικονομίας συμβάλλει στην ανάπτυξη των τραπεζών.
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
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Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Μεγάλου (Πειραιώς): Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και σύγχρονο θα
στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας και την πρόοδο των
τελευταίων ετών
NewsRoom O CEO της Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου Eνα τραπεζικό σύστημα
σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της
ελληνικής οικονομίας, υπογράμμισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος
Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
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Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
Διαβάστε επίσης:
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Προσδοκίες για ένα year-end rally στο Χρηματιστήριο… Του Δημήτρη Τζάνα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Του Δημήτρη Τζάνα*
Στη Συρία, χρειάστηκαν λίγες μόνο εβδομάδες για να ανατραπεί το καθεστώς του Ασαντ, με την
Τουρκία να υποβοηθεί τους ισλαμικού προφίλ αντάρτες να το πετύχουν εκμεταλλευόμενη την
μεταφορά των Ρώσων συμμάχων του Ασαντ στον πόλεμο της Ουκρανίας. Ανοίγει επομένως
μια ακόμη εστία αναταράξεων στη Μ. Ανατολή που θα απασχολήσει «τους πάντες», με τους
αναλυτές να επισημαίνουν τους κινδύνους που μπορεί να συμβούν στο επόμενο διάστημα
καθώς αυξάνεται ο γεωπολιτικός κίνδυνος από τις εξελίξεις στην περιοχή.
Παράλληλα, στη Γαλλία ο Πρόεδρος Μακρόν αναζητεί το κατάλληλο πρόσωπο για τη θέση του
Πρωθυπουργού ώστε η νέα κυβέρνηση να πετύχει την έγκριση του προϋπολογισμού που
στοχεύει στη μείωση του δημοσιονομικού ελλείμματος κατά 1 π.μ., με την αντιπολίτευση
(Αριστερά και Ακροδεξιά) να μη συνομολογεί. Την ίδια ώρα, οι αγορές τηρούν στάση αναμονής
και ψυχραιμίας με τις αποδόσεις των 10ετών τίτλων να σταθεροποιούνται στο 2,8%-2,9%. Το
βέβαιο πάντως είναι ότι τα πολιτικά δεδομένα τόσο στη Γαλλία όσο και στη Γερμανία όπου θα
προκηρυχθούν πρόωρες εκλογές, δεν επιτρέπουν αισιοδοξία για την προώθηση των τολμηρών
μεταρρυθμίσεων που εισηγείται η έκθεση Ντράγκι και την εφαρμογή ενός νέου αμυντικού
δόγματος, με τον Ντόναλντ Τραμπ να απειλεί ότι θα επανεξετάσει τη συμμετοχή των ΗΠΑ στο
ΝΑΤΟ αν η Ευρώπη αρνηθεί να δαπανήσει περισσότερα για την άμυνά της.
Με τα παραπάνω δεδομένα, οι διεθνείς αγορές κινούνται με νευρικότητα έχοντας καταγράψει
προηγουμένως ιστορικά υψηλές επιδόσεις τόσο στη Wall Street όσο και στην Ευρώπη με το
δείκτη Dax να ξεπερνά τις 20.000 μονάδες προσπερνώντας τα προβλήματα της Γερμανικής
οικονομίας.
Στην Ελλάδα όλα είναι διαφορετικά. Οι αλλοδαποί επενδυτές, αφού ολοκλήρωσαν εκροές 467,
8 εκ. ευρώ το Νοέμβριο ρευστοποιώντας τραπεζικούς τίτλους και άλλα blue chips
προκαλώντας την υποχώρηση του ΓΔ κάτω από τις 1400 μονάδες, άλλαξαν τη στάση τους στη
συνέχεια. Σε αυτό συνέβαλε η ξεκάθαρη δήλωση του Έλληνα Πρωθυπουργού για μη επιβολή
έκτακτης φορολογίας στις τράπεζες στο Road Show των Morgan Stanley- ΕΧΑΕ, τα θετικά
στοιχεία για το ΑΕΠ του 3ου τριμήνου (στο 2,4% σε ετήσια βάση) και κυρίως η αναβάθμιση του
αξιόχρεου από την Scope Ratings. Σαν αποτέλεσμα, το ελληνικό χρηματιστήριο κατέγραψε 6
συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις, με τον ΓΔ να προσπερνά τις 1460 μονάδες και να
επιδεικνύει διαφοροποιημένη συμπεριφορά σε σχέση με τις διεθνείς αγορές.
Υπό προϋποθέσεις, η ολιγοήμερη αυτονόμηση του ελληνικού χρηματιστηρίου μπορεί να
οδηγήσει σε περαιτέρω συνέχιση της ανοδικής του κίνησης στο τελευταίο μήνα του έτους
(year-end-rally) οδηγώντας τον ΓΔ πάνω από τις 1500 μονάδες. Θα χρειαστούν νέες εισροές
που θα μπορούσαν να προέλθουν, μεταξύ άλλων, και από τη ρευστότητα που θα
απελευθερωθεί από τη δημόσια πρόταση για το σύνολο των μετοχών της Τενέργα (μετοχών
αξίας 800 εκ. ευρώ που κατέχει το 30% των μετόχων), στο βαθμό που η διαδικασία
δρομολογηθεί άμεσα. Οι ξένοι οίκοι πάντως επανέρχονται με θετική διάθεση για τους
ελληνικούς τίτλους, με τη J.P.Morgan να αναβαθμίζει τις τιμές στόχους των τραπεζών και τον
Φίλιππο Ταντέι της Goldman Sachs να δηλώνει στο συνέδριο της Capital Link ότι η Ελλάδα θα
συνεχίσει να υπεραποδίδει σε σχέση με τη υπόλοιπη Ν. Ευρώπη και την Ευρωζώνη.
Σε κάθε περίπτωση, οι θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας και των blue chips του
χρηματιστηρίου της θα δοκιμαστούν στο αχαρτογράφητο περιβάλλον υψηλής αβεβαιότητας
που αναμένεται να κυριαρχήσει στη συνέχεια…
*Σύμβουλος Διοίκησης Κύκλος ΑΧΕΠΕΥ.
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Γιάννης Στουρνάρας: Ανάπτυξη, συναίνεση και ελληνοτουρκικά- Οι θέσεις του στο
Capital Link
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Απόσπασμα από την ομιλία του Διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος στο συνέδριο της Capital
Link
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit).
Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να
εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
To κεφάλαιο ανάπτυξη
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
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βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Οι επενδύσεις
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
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ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Οι μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Οι τράπεζες
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Πολιτική συναίνεση
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
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ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει
τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις.
Οι ελληνοτουρκικές σχέσεις
Αυτές οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά
μόνο τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα, πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
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σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική.
Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και
λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού
συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια.
Όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας.
Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και,
κατά συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή
μου, η συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία:
Πρώτον, τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας
πρωτογενών κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του
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ΑΕΠ ετησίως. Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας,
δηλαδή τη διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία
των καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
www.worldenergynews.gr
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Αλ. Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
 
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
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Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Μεγάλου (Τρ. Πειραιώς): «Δάνεια 40 δισ. ευρώ έως το 2027 σε στρατηγικούς κλάδους
της οικονομίας»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
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χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
 
 
Ακολουθήστε το Lykavitos.gr στο Google News
και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Χρ. Μεγάλου: 40 δισ. ευρώ για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Θετικό το μακροοικονομικό περιβάλλον
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
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χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Ανάγκη για εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Χρήστος Μεγάλου (Πειραιώς): Eνα σύγχρονο τραπεζικό σύστημα θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
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χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Εξάρχου: Η ελληνική οικονομία βασίζεται στον τουρισμό και την εσωτερική
κατανάλωση - Αυτό το μοντέλο πρέπει να αλλάξει (Εικόνες)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Παρέμβαση στο διεθνές επενδυτικό φόρουμ της Capital Link
Ο κ. Εξάρχου τόνισε ότι παρά τα θετικά βήματα, η ελληνική οικονομία οφείλει να αξιοποιήσει
τον χρόνο μέχρι το 2032, προκειμένου να προχωρήσει στις απαραίτητες μεταρρυθμίσεις
Συγκρατημένα αισιόδοξος σχετικά με την πορεία της ελληνικής οικονομίας εμφανίστηκε ο
πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, Αλέξανδρος Εξάρχου μιλώντας στο
διεθνές επενδυτικό φόρουμ της Capital Link, με πρόεδρο τον Νικόλα Μπορνόζη, που
διοργανώνεται στο Metropolitan Club στο Μανχάταν, με κεντρικό τίτλο «Ελλάδα –
Επιταχύνοντας την Ανάπτυξη μετά την Αναβάθμιση Επενδυτικής Βαθμίδας» (Greece –
Speeding Ahead Post Investment Upgrade). Ακόμη ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι η χώρα μας δεν
έχει ξεπεράσει ακόμη όλους τους σκοπέλους. 
Σύμφωνα με τον «Εθνικό Κήρυκα» ο κ. Εξάρχου, μιλώντας στο διεθνές φόρουμ (διοργανώνεται
φέτος για 26η χρονιά) σε μια ανοικτή συζήτηση με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte,
Δημήτριο Κουτσόπουλο, τόνισε πως παρά τα θετικά βήματα, η ελληνική οικονομία οφείλει να
αξιοποιήσει τον χρόνο μέχρι το 2032, προκειμένου να προχωρήσει στις απαραίτητες
μεταρρυθμίσεις και μια αλλαγή σκεπτικού.
Εξάρχου: Η ελληνική οικονομία βασίζεται στον τουρισμό και την εσωτερική κατανάλωση - Αυτό
το μοντέλο πρέπει να αλλάξει
«Αυτή τη στιγμή η ελληνική οικονομία βασίζεται στον τουρισμό και την εσωτερική κατανάλωση,
και αυτό το μοντέλο πρέπει να αλλάξει. Αν αποτύχουμε να αλλάξουμε το μοντέλο εγκαίρως για
να μπορέσουμε να αντιδράσουμε σε αυτό που έρχεται το 2032, όταν θα αρχίσουμε να
αποπληρώνουμε το χρέος, τότε φοβάμαι ότι μπορεί να βρεθούμε σε πολύ δύσκολη θέση προς
το 2030 ή το 2031», ανέφερε ο κ. Εξάρχου.
Στη συνέχεια, ο διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR επιβεβαίωσε την μεγάλη ανάπτυξη
που γνωρίζει αυτή τη στιγμή ο κατασκευαστικός τομέας, τονίζοντας βέβαια πως πρόκειται για
μια κατάσταση που δεν μπορεί να παγιωθεί επ’ αόριστον, επανερχόμενος και πάλι στο κρίσιμο
σταυροδρόμι των αρχών της δεκαετίας του 2030.
Δείτε φωτογραφίες:
Πηγή φωτογραφιών: «Εθνικός Κήρυκας»
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Χρήστος Μεγάλου (Πειραιώς): Eνα σύγχρονο τραπεζικό σύστημα θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
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χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Τζον Πόλσον για Στουρνάρα: Χωρίς την ηγεσία του η ανακεφαλαιοποίηση των
ελληνικών τραπεζών δεν θα ήταν δυνατή
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από ΡΑ
Ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson & Co» κ. Τζον Πόλσον ήταν
εκείνος που προλόγισε τη βράβευση του Γιάννη Στουρνάρα στο «2024 Capital Link Hellenic
Leadership Award».
O κ. Πόλσον στην ομιλία του τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού
Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη,
πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της
γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Αναλυτικά η ομιλία του John Paulson, President & Portfolio Manager – Paulson Co:
«Είμαι πολύ χαρούμενος που βρίσκομαι απόψε μαζί σας σε αυτή την υπέροχη ετήσια
εκδήλωση προς τιμήν της Ελλάδας. Θέλω να ευχαριστήσω τον οικοδεσπότη μας, τον Νικόλα
Μπορνόζη, ο οποίος διοργανώνει το Capital Link Invest in Greece Forum τα τελευταία 26
συνεχόμενα χρόνια. Νικόλα, σε ευχαριστούμε για την προσφορά σου στην Ελλάδα!
Πριν από λίγα χρόνια, στεκόμουν σε αυτό το βήμα και σας έλεγα ότι «η Ελλάδα επιστρέφει».
Απόψε, με μεγάλη χαρά θα πω ότι η Ελλάδα αναβαθμίζεται, και μάλιστα με γρήγορους
ρυθμούς!
Υπό την κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει αναδειχθεί πια
σε οικονομικό ηγέτη της Ευρώπης.
Η κυβέρνησή του έχει μειώσει τους φόρους, απλοποίησε τη γραφειοκρατία και διατήρησε
δημοσιονομική πειθαρχία, δημιουργώντας ένα ευνοϊκό επενδυτικό κλίμα.
Βλέπουμε τα θετικά αποτελέσματα:
— Το ΑΕΠ αυξάνεται με ετήσιο ρυθμό 2,3%, σχεδόν τέσσερις φορές πάνω από τον ευρωπαϊκό
μέσο όρο.
— Η Ελλάδα έχει ανακτήσει την θέση της στην Επενδυτική Βαθμίδα.
— Τα έσοδα από τον τουρισμό έφτασαν σε νέο ρεκόρ των 19 δισ. ευρώ έως τον Σεπτέμβριο
του 2024.
— Η βιομηχανική παραγωγή έχει αυξηθεί πάνω από 10% από το 2020.
— Οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται με ετήσιο ρυθμό περίπου 9%.
— Η ανεργία μειώθηκε στο 9,3% τον Σεπτέμβριο, από 19% το 2018.
— Οι ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές αποδόσεις ιδίων κεφαλαίων, με άφθονα
κεφαλαιακά αποθέματα, ενώ επεκτείνουν γρήγορα τη χορήγηση δανείων.
Είμαστε υπερήφανοι που είμαστε ο μεγαλύτερος μέτοχος της Τράπεζας Πειραιώς, η οποία έχει
εξελιχθεί σε ένα εντυπωσιακά επιτυχημένο επιχειρηματικό μοντέλο (ή success story) υπό την
ισχυρή ηγεσία του Διευθύνοντος Συμβούλου μας, Χρήστου Μεγάλου, που είναι μαζί μας
απόψε.
Όλες αυτές οι θετικές τάσεις καθιστούν την Ελλάδα ξεχωριστή, και δεν έχω καμία αμφιβολία ότι
θα συνεχιστούν κατά τη διάρκεια των επόμενων τριών ετών της τρέχουσας κυβέρνησης
Μητσοτάκη.
Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες.
Διαφαίνεται ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει
παίξει πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει
τη χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Δρ. Γιάννης Στουρνάρας.
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Απόψε, βρισκόμαστε όλοι εδώ για να τιμήσουμε τα πολλά και αξιοσημείωτα επιτεύγματά του.
Ο Γιάννης έχει διανύσει μια αξιοθαύμαστη πορεία, διακεκριμένη πάνω από όλα για την
εξαιρετική του αφοσίωση στην Ελλάδα αλλά και την Ευρώπη.
Ο Γιάννης αποφοίτησε από το Πανεπιστήμιο Αθηνών με πτυχίο στα οικονομικά, πριν
προχωρήσει στην ολοκλήρωση μεταπτυχιακού και διδακτορικού προγράμματος στα οικονομικά
στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης.
Στη συνέχεια, υπηρέτησε ως κορυφαίος καθηγητής οικονομικών, διατέλεσε σύμβουλος
πολιτικής σε πολλές ελληνικές κυβερνήσεις, πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της
Εμπορικής Τράπεζας, και Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ.
Όλη αυτή η εντυπωσιακή και ευρεία εμπειρία τον προετοίμασε για τη στιγμή-ορόσημο στην
καριέρα του το 2012, όταν ανέλαβε τη θέση του Υπουργού Οικονομικών της Ελλάδας. Όλοι
θυμόμαστε ότι εκείνη την εποχή η Ελλάδα βρισκόταν σε δύσκολη θέση, και η χώρα χρειαζόταν
έναν ισχυρό και έμπειρο ηγέτη στο Υπουργείο Οικονομικών για να χαράξει τον δρόμο προς τα
εμπρός. Ο Γιάννης ήταν αυτός ο ηγέτης. Έθεσε τα δημόσια οικονομικά της Ελλάδας σε
σταθερή βάση, εδραίωσε την αξιοπιστία της χώρας στους Ευρωπαίους εταίρους της και έφερε
πίσω επενδυτές στην Ελλάδα.
Το 2014, ζητήθηκε από τον Γιάννη να αναλάβει μια νέα και εξίσου σημαντική ευθύνη: την
ηγεσία της Τράπεζας της Ελλάδος. Και εδώ, έπαιξε καθοριστικό ρόλο. Το 2015 υπήρξε αλλαγή
κυβέρνησης, η οποία οδήγησε σε τραπεζική κρίση και έθεσε το φάσμα πιθανής εξόδου της
Ελλάδας από το ευρώ. Ευτυχώς, ο Γιάννης Στουρνάρας ήταν διοικητής της Τράπεζας της
Ελλάδος σε εκείνη την κρίσιμη στιγμή. Υπήρξε μια ισχυρή και αταλάντευτη φωνή, τόσο στο
εσωτερικό όσο και στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, υπέρ της παραμονής της Ελλάδας στο
ευρώ.
Με την ταυτόχρονη ανακεφαλαιοποίηση και των τεσσάρων συστημικών τραπεζών, πέτυχε
αυτό που πολλοί θεωρούσαν ακατόρθωτο και οδήγησε τον ελληνικό τραπεζικό τομέα σε
ασφαλή πορεία. Χωρίς την ηγεσία του Γιάννη, ούτε η ανακεφαλαιοποίηση του ελληνικού
τραπεζικού συστήματος, ούτε η αδιάλειπτη συμμετοχή της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ θα
ήταν δυνατή.
Στη συνέχεια, ο Γιάννης στράφηκε στη περαιτέρω βελτίωση των τραπεζών. Διευκόλυνε τις
πολύ αναγκαίες βελτιώσεις στη διοικητική διακυβέρνηση. Ενθάρρυνε τις τράπεζες να
καινοτομήσουν προς όφελος των Ελλήνων καταναλωτών. Και, το πιο σημαντικό, ήταν
καθοριστικός στη σχεδίαση και εφαρμογή της εκκαθάρισης των μη εξυπηρετούμενων δανείων
(NPEs) από τους ισολογισμούς των τραπεζών, μέσω του πολύ αποτελεσματικού
προγράμματος «Ηρακλής».
Σήμερα, οι ελληνικές τράπεζες είναι άρτια διαχειριζόμενες, με επαρκή κεφαλαιακά αποθέματα,
υψηλή ποιότητα περιουσιακών στοιχείων και ισχυρά κέρδη. Αυτό το εντυπωσιακό επίτευγμα
πραγματοποιήθηκε υπό την ηγεσία του Γιάννη Στουρνάρα.
Ο Γιάννης δεν έχει αφήσει το σημάδι του μόνο στην Ελλάδα. Υπήρξε επίσης ένας εξαιρετικά
σημαντικός ηγέτης του European project. Ως μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας από το 2014 και πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου της από
το 2020, έχει υπάρξει μια αδιάκοπη και ισχυρή φωνή υπέρ της αξιόπιστης νομισματικής
πολιτικής, της βαθύτερης ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης, της ισχυρότερης οικονομικής ανάπτυξης
και των υψηλότερων προτύπων διαβίωσης για όλους τους πολίτες της Ευρωζώνης.
Απόψε, αναγνωρίζουμε τον ευρύτατο αντίκτυπο του Γιάννη τόσο στην Ελλάδα όσο και στο
εξωτερικό. Γιορτάζουμε τα πολλά επιτεύγματά του. Τιμούμε το υποδειγματικό του έργο στη
προς την Ελλάδα και την Ευρώπη.
Ας συγχαρούμε τον Γιάννη Στουρνάρα για τη βράβευση του με το 2024 Capital Link Hellenic

https://www.iapopsi.gr/tzon-polson-gia-stoyrnara-choris-tin-igesia-toy-i-anakefalaiopoiisi-ton-ellinikon-trapezon-den-tha-itan-dynati/


https://www.iapopsi.gr/

 Publication date: 10/12/2024 19:22

 Similar Stats ranking (Greece): 1068

 link

Leadership Award.»

https://www.iapopsi.gr/tzon-polson-gia-stoyrnara-choris-tin-igesia-toy-i-anakefalaiopoiisi-ton-ellinikon-trapezon-den-tha-itan-dynati/


https://www.newmoney.gr/category/fine-living/

 Publication date: 10/12/2024 19:20

 Similar Stats ranking (Greece): 124

 link

Ποιες επενδυτικές ευκαιρίες βλέπουν οι ξένοι οίκοι στο Χρηματιστήριο Αθηνών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Οι προοπτικές για την ελληνική αγορά παραμένουν αισιόδοξες και η πρόοδος που έχει
επιδειξει σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα, δείχνει τις δυνατότητές της να
ευθυγραμμιστεί με τα παγκόσμια πρότυπα, τόνισαν μιλώντας στο 26ο ετήσιο συνέδριο της
Capital Link στη Νέα Υόρκη
Τις θετικές εξελίξεις που αντικατοπτρίζει το ελληνικό Χρηματιστήριο την τελευταία διετία
ανέλυσαν κατά τη διάρκεια του 26ου ετήσιου Capital Link Forum Invest in Greece με τίτλο
«Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade» στελέχη μεγάλων διεθνών οίκων, σε
πάνελ για τις επενδυτικές ευκαιρίες στο Χρηματιστήριο Αθηνών.
Συντονίστρια της συζήτησης ήταν η κα. Σοφία Γρηγοριάδου, επικεφαλής Νομικών Υπηρεσιών –
PwC | Vizas – Grigoriadou & Partners Law Firm και ομιλητές οι κκ. Αναστάσιος Αστυφίδης,
Founder & CEO– Ambrosia Capital, Στέφανο Κόντε, Managing Director, Head of Southern
Europe ECM–Barclays, Σέζαρ Ραμίρεζ, Executive Director, Head of Market Classification,
Index Management Research– MSCI και Ηλίας Κάντζος, CEO της NBG Securities.
Στην ομιλία της η κα Σοφία Γρηγοριάδου τόνισε:
«Το Capital Link στη Νέα Υόρκη συγκεντρώνει και φέτος αυτή την εποχή εκπροσώπους της
κυβέρνησης, ελληνικές εταιρείες και διεθνείς επενδυτές για να συζητήσουν την ελληνική
οικονομία και τις επενδύσεις στην Ελλάδα.
Μετά την εξαιρετική ανάπτυξη του Ελληνικού Χρηματιστηρίου το 2023, οι σημαντικές
συναλλαγές συνεχίστηκαν και το 2024, μεταξύ των οποίων και η μεγαλύτερη εξαγορά στην
ιστορία του Ελληνικού Χρηματιστηρίου ύψους €3,2δισ.
Το πάνελ μας συζήτησε τις επενδυτικές ευκαιρίες στου Ελληνικού Χρηματιστηρίου από τη
σκοπιά των ελληνικών εταιρειών και των διεθνών επενδυτών.
Ο στόχος για το 2025 και επέκεινα είναι περισσότερες εισηγμένες εταιρείες να
κεφαλαιοποιήσουν τα καλά αποτελέσματα και τη σταθερότητα της ελληνικής οικονομίας, να
επεκτείνουν τη διασπορά τους και να προσελκύσουν νέους ξένους επενδυτές. Οι νέες
προϋποθέσεις του Κανονισμού του Χρηματιστηρίου για τη διασπορά στοχεύουν ακριβώς στην
προώθηση της συναλλακτικής δραστηριότητας στην ελληνική κεφαλαιαγορά και στην
αναβάθμιση του επενδυτικού προφίλ των ελληνικών εισηγμένων εταιρειών. Από τη σκοπιά της
βαθμίδας του ελληνικού χρηματιστηρίου, η ελληνικά κεφαλαιαγορά έχει κάνει σημαντική
πρόοδο ως προς το μέγεθος, τη ρευστοποίηση και το κανονιστικό πλαίσιο.
Ως προς τις πιθανές προκλήσεις από το περιφερειακό και το διεθνές περιβάλλον, ιστορικά οι
ελληνικές εταιρείες έχουν επιδείξει εξαιρετική αντοχή. Κατά την άποψή μου, η πολύ καλή
ανάπτυξη και το καλό επενδυτικό κλίμα που έχει δομηθεί τα τελευταία χρόνια δικαιολογούν την
αισιοδοξία ότι ο στόχος θα επιτευχθεί στο εγγύς μέλλον»
Ο κ. Αναστάσιος Αστυφίδης τόνισε: «Η ελληνική οικονομία έχει επιδείξει ανθεκτικότητα και
συνεχή ανάπτυξη για ακόμη μια χρονιά, παρά τις προκλήσεις σε όλο το ευρωπαϊκό τοπίο. Το
ΑΕΠ προβλέπεται να αυξηθεί σταθερά κατά 2,0-2,5% μεσοπρόθεσμα, ξεπερνώντας τον μέσο
ρυθμό ανάπτυξης της Ευρωζώνης. Αυτή η ανάπτυξη οφείλεται κυρίως στον ισχυρό
σχηματισμό κεφαλαίου και, σε μικρότερο βαθμό, στην ιδιωτική κατανάλωση. Ταυτόχρονα, η
ελληνική κυβέρνηση παραμένει προσηλωμένη σε πειθαρχημένες δημοσιονομικές πολιτικές
που στοχεύουν στον περιορισμό των δαπανών μετά την πανδημία.
Το Υπουργείο Οικονομικών έχει υπερβεί τους φιλόδοξους στόχους του πρωτογενούς
πλεονάσματος, αξιοποιώντας την οικονομική δυναμική για τη μείωση του δημόσιου χρέους
από 200,6% του ΑΕΠ το 2021 σε 162,6% έως το δεύτερο τρίμηνο του 2024. Η αγορά
εργασίας, που στο παρελθόν ήταν ευάλωτη, παρουσίασε αξιοσημείωτη βελτίωση, με την
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ανεργία να έχει υποχωρήσει κάτω από το 10% τα τελευταία δύο χρόνια, παρουσιάζοντας
μείωση 3%.
Ο τουρισμός στην Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά ιστορικού υψηλού για το 2024, με τις
ταξιδιωτικές εισπράξεις να αγγίζουν το εντυπωσιακό υψηλό των 5,9 δισεκατομμύρια ευρώ
μόνο το δεύτερο τρίμηνο — ετήσια αύξηση 10%. Οι προοπτικές είναι ελπιδοφόρες, καθώς η
επέκταση της τουριστικής σεζόν, οι αναδυόμενοι προορισμοί και οι επενδύσεις σε πολυτελή
ξενοδοχεία και θέρετρα θέτουν τον τουρισμό σε τροχιά διαρκούς ανάπτυξης.
Αυτή η πρόοδος δεν πέρασε απαρατήρητη από τους οίκους αξιολόγησης. Η Scope Ratings
ξεκίνησε τη διαδικασία απόδοσης επενδυτικής βαθμίδας στην Ελλάδα τον Αύγουστο του 2023,
ακολουθούμενη από εγκρίσεις από τους Standard&Poor’s, Morningstar DBRS και Fitch. Ενώ ο
Moody’s δεν έχει ακόμη ακολουθήσει, πρόσφατα αναβάθμισε την Ελλάδα κατά δύο βαθμίδες,
τοποθετώντας τη χώρα μόλις ένα βήμα μακριά από μια αξιολόγηση επενδυτικής βαθμίδας. Οι
ελληνικές τράπεζες επίσης επωφελήθηκαν από αυτή την ανοδική τροχιά, με ορισμένες να
ξεπερνούν την αξιολόγηση του δημοσίου. Για παράδειγμα, ο Moody’s αξιολογεί τώρα τη
Eurobank και την Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος σε Baa2, σε σύγκριση με το Ba1 της
κυβέρνησης.
Το Χρηματιστήριο Αθηνών αντικατοπτρίζει αυτές τις θετικές εξελίξεις, με τον βασικό δείκτη της
αγοράς να σημειώνει άνοδο 63% από το 2022, ξεπερνώντας το κέρδος 6,5% του Stoxx 600.
Ωστόσο, το 2024 είχε μια πιο μέτρια απόδοση αφήνοντας την αγορά σε πιο ελκυστική
αποτίμηση από ό,τι πριν από ένα χρόνο. Ο κύριος λόγος είναι η σημαντική άντληση κεφαλαίων
μέσω συναλλαγών στην πρωτογενή και δευτερογενή αγορά συμπεριλαμβανομένης της
πρώτης δημόσιας εγγραφής εδώ και χρόνια. Από την αρχή του χρόνου έως σήμερα, οι
επενδυτές σε ελληνικές μετοχές έχουν τοποθετήσει επιπλέον 4,3 δισ. ευρώ μέσω πρωτογενών
και δευτερογενών προσφορών.
Κοιτάζοντας στο μέλλον, η πιθανή αναβάθμιση του ΧΑΑ σε ανεπτυγμένη αγορά θα μπορούσε
να είναι μεταμορφωτική. Αυτή η αλλαγή, ωστόσο, πρέπει να αντιμετωπιστεί στρατηγικά, καθώς
μια νέα βάση επενδυτών θα χρειαστεί να εξοικειωθεί με τις ελληνικές μετοχές και οι ροές από
παθητικά κεφάλαια ενδέχεται να είναι σημαντικές. Ο FTSE Russell έχει τοποθετήσει την
Ελλάδα στη λίστα παρακολούθησης του για πιθανή αναβάθμιση, με την απόφαση να
αναμένεται τον Μάρτιο του 2025. Η MSCI, ο μεγαλύτερος πάροχος, δεν έχει κάνει ακόμη
παρόμοια ανακοίνωση.
Παρά το απρόβλεπτο παγκόσμιο γεωπολιτικό κλίμα, συμπεριλαμβανομένων των μεγάλων
πολιτικών αλλαγών στις ΗΠΑ, τη Γερμανία και τη Γαλλία, οι προοπτικές για την ελληνική αγορά
παραμένουν αισιόδοξες. Οι ελληνικές τράπεζες επιταχύνουν την αναπλήρωση κεφαλαίων ενώ
προσφέρουν ελκυστικές αποδόσεις για τους μετόχους. Ταυτόχρονα, οι εταιρείες προχωρούν
φιλόδοξα, μετασχηματιστικά επιχειρηματικά σχέδια διατηρώντας παράλληλα ισχυρή
κερδοφορία, υπογραμμίζοντας την ανθεκτικότητα και τις δυνατότητες της ελληνικής
οικονομίας»
Ο κ. Σέζαρ Ραμίρεζ, Global Head of Market Classification, δήλωσε: «Την τελευταία δεκαετία, η
ελληνική αγορά μετοχών έχει σημειώσει πρόοδο σε μέγεθος, ρευστότητα και προσβασιμότητα,
δείχνοντας τις δυνατότητές της να ευθυγραμμιστεί πιο στενά με τα παγκόσμια πρότυπα.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης για την ταξινόμηση της αγοράς, ο κ. Ραμίρεζ τόνισε τη δέσμευση
της MSCI να αντικατοπτρίζει με ακρίβεια την εξέλιξη της ελληνικής αγοράς μέσω των δεικτών
της. Σημείωσε ότι η προσαρμοσμένη κεφαλαιοποίηση αγοράς έχει αυξηθεί κατά 35% τα
τελευταία δέκα χρόνια, με την Ελλάδα να αντιπροσωπεύει πλέον στάθμιση 4,5% στον δείκτη
MSCI Emerging Markets.
Τόνισε επίσης τα βήματα για την αντιμετώπιση της προσβασιμότητας στην αγορά,
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συμπεριλαμβανομένων των βελτιώσεων στον δανεισμό μετοχών, στις ανοικτές πωλήσεις και
στη δυνατότητα μεταφοράς, που υπήρξαν καταλύτης για μεταρρυθμίσεις. Οι ρυθμιστικές
εξελίξεις, όπως αυτές βάσει του Κανονισμού για τα Κεντρικά Αποθετήρια Τίτλων (CSDR),
έχουν βελτιώσει την υποδομή εκκαθάρισης και διακανονισμού της Ελλάδας, διασφαλίζοντας
την στενότερη ευθυγράμμιστη της με διεθνή πρότυπα. Ενώ ορισμένες μεταρρυθμίσεις
βρίσκονται ακόμη υπό υλοποίηση, ο κ. Ramirez αναγνώρισε τον ρόλο των Ελληνικών αρχών
στην αντιμετώπιση των προκλήσεων προσβασιμότητας και την προώθηση ανάπτυξης.
Σημείωσε ευκαιρίες για περαιτέρω ενίσχυση του μεγέθους, της ρευστότητας και την πλήρη
υιοθέτηση πρόσφατων μεταρρυθμίσεων. Ωστόσο, επαίνεσε την ελληνική αγορά μετοχών για τα
σημαντικά της βήματα και την πολλά υποσχόμενη τροχιά της προς την παγκόσμια
ανταγωνιστικότητα. Τέλος, επανέλαβε ότι η MSCI παραμένει αφοσιωμένη στη συνεργασία με
τα ενδιαφερόμενα μέρη, στη διεξαγωγή ολοκληρωμένων διαβουλεύσεων και στη διασφάλιση
της διαφάνειας στις αποφάσεις που επηρεάζουν τις ταξινομήσεις της αγοράς».
Ο κ. Ηλιας Κάντζος τόνισε: «Στην Εθνική Χρηματιστηριακή πιστεύουμε ότι υπάρχουν ακόμα
αρκετοί καταλύτες που θα μπορούσαν να συντηρήσουν την θετική πορεία των Ελληνικών
μετοχών και την επόμενη χρονιά. Κατ’ αρχήν, το υποστηρικτικό μακροοικονομικό περιβάλλον,
με προεξέχουσα την συνεχιζόμενη δημοσιονομική υπεραπόδοση, ενισχύει τα περιθώρια για
περαιτέρω αναβαθμίσεις της αξιολόγησης του Ελληνικού χρέους την επόμενη διετία
2025-2026.
Επιπλέον, η απόκτηση της Επενδυτικής Βαθμίδας (Investment Grade) σε συνδυασμό με την
πολιτική σταθερότητα – που αποτελεί βασική προϋπόθεση για την διατήρηση του
ενδιαφέροντος των επενδυτών, έχουν ωφελήσει τόσο την πραγματική οικονομία όσο και την
Ελληνική Κεφαλαιαγορά. Εν συνεχεία, η επιστροφή της εμπιστοσύνης των επενδυτών, η οποία
καταγράφεται και στην ισχυρή ζήτηση για Ελληνικά περιουσιακά στοιχεία στις πρόσφατες
εμβληματικές συναλλαγές, η ενίσχυση της χρηματιστηριακής ρευστότητας και η αύξηση των
επενδυτικών ροών σε συνέχεια της Επενδυτικής Βαθμίδας, οι ελκυστικές αποτιμήσεις τόσο σε
απόλυτους όσο και σε σχετικούς όρους, μπορούν να παρέχουν στήριξη ακόμα και στην
περίπτωση αυξημένης νευρικότητας των διεθνών αγορών.
Κυρίως όμως, η ανθεκτικότητα της εταιρικής κερδοφορίας (ιδιαίτερα των εταιριών του μη
χρηματοοικονομικού κλάδου), η οποία αποτυπώνεται στις υψηλές μερισματικές αποδόσεις,
που συχνά ξεπερνούν τις αντίστοιχες ευρωπαϊκών ομοειδών εταιριών, ενισχύει περαιτέρω την
ελκυστικότητα της Ελληνικής αγοράς. Αν και θα μπορούσε κανείς να υποστηρίξει ότι αυτοί οι
καταλύτες είναι ήδη αποτιμημένοι σε κάποιον βαθμό στα τρέχοντα επίπεδα, πιστεύουμε ότι
συνεχίζουν να τροφοδοτούν θετικά το αφήγημα της Ελληνικής οικονομίας, διατηρώντας τις
Ελληνικές μετοχές στο επίκεντρο των επενδυτών για ακόμη μια χρονιά».
Διαβάστε ακόμη 
Η ΕΚΤ αποφασίζει για τα επιτόκια: Ποιοι και γιατί επιμένουν στην εκτίμηση για μείωση κατά 50
μονάδες βάσης (πίνακες)
ΗΠΑ: Ρεκόρ τριετίας για την αισιοδοξία των μικρομεσαίων επιχειρήσεων (διάγραμμα)
Κλαούντια Πανσέρι (UBS): Η Γαλλία πρέπει να μειώσει δαπάνες, δημόσιους υπάλληλους και
να πουλήσει κρατική περιουσία
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Γ. Στουρνάρας: Κουλτούρα συναίνεσης πρέπει να καλλιεργήσουν τα συστημικά
πολιτικά κόμματα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε, κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η
Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε
κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα – όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού – που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους
πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας,
γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Θερμές αναφορές στην Ελλάδα από τον Γιώργο Τσούνη κατά την ομιλία του στο Capital
Link
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Του Χριστόδουλου Αθανασάτου
ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ. Με αισιόδοξο τόνο για τη μετέπειτα πορεία των ελληνοαμερικανικών σχέσεων,
αλλά και με πολύ θερμά λόγια για την Ελλάδα και τους Ελληνες, μίλησε ο απερχόμενος
πρέσβης των ΗΠΑ στην Αθήνα, Γιώργος Τσούνης (George Tsunis), κατά την ομιλία του σε
συνεδρία του επενδυτικού φόρουμ της Capital Link στη Νέα Υόρκη.
(Γιώργος Τσούνης: Φεύγω από την θέση, όχι όμως και από την Ελλάδα – Δεν θα αλλάξουν οι
σχέσεις με την εκλογή Τράμπ)
«Ολοκληρώνω τη θητεία μου ως πρέσβης τον Ιανουάριο, πρέπει να επιστρέψω. Αλλά θα σας
πω ότι η οικογένειά μου δεν ήθελε να επιστρέψει στις Ηνωμένες Πολιτείες», ανέφερε
χαρακτηριστικά ο κ. Τσούνης, σε μια προσπάθεια να καταδείξει τα συγκριτικά πλεονεκτήματα
που προσφέρει η Ελλάδα σε πολλούς τομείς.
«Μην περιμένετε η Ελλάδα ή οποιαδήποτε άλλη χώρα στον κόσμο να είναι αυτό που είναι οι
Ηνωμένες Πολιτείες. Αλλά σε πολλούς τομείς είναι καλύτερη, γιατί υπάρχει μια εξαιρετική
ισορροπία μεταξύ δουλειάς και ζωής. Υπάρχει πολιτισμός, υπάρχει κέφι, υπάρχει εξαιρετικό
φαγητό, ο κόσμος βγαίνει έξω, απολαμβάνει την ύπαιθρο, υπάρχουν παραλίες, υπάρχουν
βουνά, είναι μια όμορφη χώρα, μια φιλόξενη χώρα. Οπότε όταν σκέφτεστε να κάνετε
επενδύσεις, αναλογιστείτε όλες τις περιστάσεις», ανέφερε ο κ. Τσούνης.
Στη συνέχεια, ο πρέσβης των ΗΠΑ στην Αθήνα έκανε μια αναδρομή στο δρόμο που έχει
διανύσει η Ελλάδα από τα πρώτα χρόνια των μνημονίων μέχρι σήμερα, εκφράζοντας την
άποψη πως η ελληνική κοινωνία κατάφερε να κρατηθεί υπό συνθήκες που θα μπορούσαν να
έχουν αποδομήσει πλήρως οποιαδήποτε άλλη χώρα.
«Τα ποσοστά φτώχειας εκτοξεύθηκαν, οι άνθρωποι αναγκάστηκαν να ζήσουν υπό λιτότητα.
Σε πρόγραμμα λιτότητας, κάτι που δεν έχω ξαναδεί ποτέ στη ζωή μου, και αναδρομικά, αλλά
και τότε, ήταν ξεκάθαρα τιμωρητικής φύσης. Ηταν η ελληνική οικογένεια που κράτησε αυτή τη
χώρα από το να καταρρεύσει ολοκληρωτικά. Οποιοδήποτε άλλο έθνος, αντιμέτωπο με αυτές
τις συνθήκες, με αυτές τις προκλήσεις, θα είχε κυριολεκτικά διαλυθεί. Αλλά οι Έλληνες είναι
ανθεκτικοί, ο ένας φρόντιζε τον άλλον. Αυτό είναι το ελληνικό ήθος», τόνισε ο κ. Τσούνης.
Όσον αφορά στις ελληνοαμερικανικές σχέσεις και την κατάσταση που αφήνει πίσω του,
αφυπηρετώντας τον προσεχή Ιανουάριο, ο κ. Τσούνης εστίασε τόσο στο γεωπολιτικό στάτους,
όσο και την διασύνδεση σε επενδύσεις και εκπαίδευση.
«Οι δεσμοί ΗΠΑ – Ελλάδας είναι ισχυρότεροι από ποτέ και συνεχίζουν να ενισχύονται.
Εργαζόμαστε από κοινού για την προώθηση της περιφερειακής και παγκόσμιας ασφάλειας, την
οικονομική ανάπτυξη χωρίς αποκλεισμούς και την ενισχυμένη περιφερειακή ενεργειακή
συνδεσιμότητα. Είμαι υπερήφανος για τις πρόσφατες επιτυχίες μας», τόνισε ο Γιώργος
Τσούνης, καταλήγοντας πως «η φιλία των χωρών μας σφυρηλατείται μέσα από την κοινή μας
δέσμευση στις δημοκρατικές αξίες».
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Μεγάλου: Eνα τραπεζικό σύστημα κερδοφόρο θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη
της οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
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χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Σημαντικές αποκαλύψεις από τον Γιώργο Λογοθέτη για τις μέρες μετά το δημοψήφισμα
του 2015
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Του Χριστόδουλου Αθανασάτου
ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ. Ενδιαφέροντα παρασκήνια όσον αφορά στις διαβουλεύσεις που λάμβαναν χώρα
τις κρίσιμες μέρες μετά το δημοψήφισμα του 2015 μοιράστηκε με τους συνέδρους του Capital
Link ο πρόεδρος της Libra Group, Γεώργιος Λογοθέτης (George Logothetis), σε δημόσια
συζήτηση με τον Νικόλα Μπορνόζη.
Ειδικότερα, ο κ. Λογοθέτης επιβεβαίωσε πως οι αξιωματούχοι της αμερικανικής κυβέρνησης,
αλλά και ο ίδιος ο τότε πρόεδρος Μπαράκ Ομπάμα, είχαν πληροφορηθεί πως η Γερμανία
προωθούσε την έξοδο της χώρας από την ευρωζώνη, με κληροδότημα μια «γραμμή βοήθειας»
ύψους 50 δισεκατομμυρίων ευρώ για την επανεκκίνηση της οικονομίας.
Εκείνα τα κρίσιμα 24ωρα, ο Γιώργος Λογοθέτης είχε προγραμματισμένο ραντεβού με την στενή
συνεργάτιδα του κ. Ομπάμα, Βάλερι Τζάρετ (Valerie Jarret), το οποίο, ωστόσο, ακυρώθηκε
ένεκα των επεισοδίων που λάμβαναν χώρα εκείνες τις μέρες στη Βαλτιμόρη. Όπως εξιστόρησε
ο κ. Λογοθέτης, όταν τελικά μετέβη ως καλεσμένος σε ένα δείπνο, όπου θα ήταν επίσης η κ.
Τζάρετ, βρέθηκε τελικά να κάθεται δίπλα της.
Ο Γεώργιος Λογοθέτης με τον Νικόλα Μπορνόζη. Φωτογραφία: Capital Link
«Πέρασα τέσσερις ώρες δίπλα της εκείνο το βράδυ, εκ των οποίων τις τρεις συζητούσαμε για
την Ελλάδα», είπε ο κ. Λογοθέτης. «Μην παίζετε με τα σύνορα του δυτικού κόσμου. Τα 50 ή
100 δισεκατομμύρια είναι πολλά χρήματα, αλλά στο τέλος της ημέρας είναι απλώς ψηφία. Αν οι
πρόσφυγες έρθουν με όπλα, νομίζεις ότι δεν μπορούν να καταλάβουν ένα νησί; Είναι τόσο
απίθανο; Φαντάσου 30.000 άτομα να φτάνουν σε ένα νησί όπως η Λέσβος, και ξαφνικά το νησί
να πέφτει επειδή κάποιος ανεβαίνει σε ένα βάθρο, φωνάζει και λέει: ‘Πάμε στο οπλοστάσιο’. Τι
θα κάνουν οι στρατιώτες; Θα πυροβολήσουν για να σκοτώσουν;», εξιστόρησε ο Γιώργος
Λογοθέτης, προσθέτοντας πως, εν τέλει, η ακύρωση του πρωινού ραντεβού βγήκε σε καλό.
«Φαινόταν ότι κατάλαβε πραγματικά τη σοβαρότητα. Σε ευαίσθητες καταστάσεις σαν αυτή, ο
τρόπος και ο τόπος που μεταφέρεις ένα μήνυμα είναι συχνά πιο σημαντικός από το ίδιο το
μήνυμα. Αν ήμουν μαζί της το πρωί, θα είχα μόνο 20 λεπτά, καθώς ο Λευκός Οίκος είναι
χαοτικός, και δεν θα πρόσεχε», τόνισε στη συνέχεια.
Μάλιστα, ο κ. Λογοθέτης αποκάλυψε πως, λίγες μέρες αργότερα, όταν υποδέχθηκε τον
Μπαράκ Ομπάμα, στο σπίτι του, ο τότε Πρόεδρος των ΗΠΑ ανέφερε πως τόσο ο ίδιος, όσο και
ο πρώην υπουργός Οικονομικών, Τζακ Λιου (Jack Lew), άσκησαν συνεχόμενες πιέσεις τόσο
στην κ. Μέρκελ, όσο και τον κ. Σόιμπλε, προκειμένου να αναθεωρήσουν.
«Οταν μπήκε ο Πρόεδρος, όλοι καθόμασταν στο λόμπι. Τον ρώτησα: ‘Τι έγινε στις 12 Ιουλίου;’
Μου απάντησε: ‘Γιώργο, κάθε μέρα για μια εβδομάδα πριν από τη συνάντηση της 12ης Ιουλίου
καλούσα τη Μέρκελ και της έλεγα: ‘Μην το κάνεις. Μην το κάνεις.’ Εβαζα τον Τζακ Λιου κάθε
πρωί να καλεί τον Σόιμπλε και να λέει το ίδιο πράγμα. ‘Μην το κάνετε’ γιατί είχαν αποφασίσει
να το κάνουν, δίνοντας μια γραμμή ζωής 50 δισεκατομμυρίων το χρόνο», κατέληξε ο κ.
Λογοθέτης.
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Χρ. Μεγάλου: 40 δισ. ευρώ για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό
Τραπεζικό Σύστημα ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της
ελληνικής οικονομίας και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των
προσπαθειών που κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι
επιχειρήσεις και τα χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.Η ανάπτυξη της ελληνικής
οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου, συνδέεται με τις επιδόσεις του
εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις αρχές του 2024 νέες πιστώσεις
ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5 δισ.ευρώ, στηρίζοντας
στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο τουρισμός, η γεωργία και η
τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό της μετασχηματισμό σε μια
ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως βασικός παράγοντας
βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.Αναφερόμενος στην Τράπεζα
Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην κερδοφορία χάρη στις
καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη λειτουργική
αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.«Μετά την
πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα επόμενα 4
χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής ανάπτυξης και
στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10 δισ. ευρώ που
αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του ενεργητικού
μας».Θετικό το μακροοικονομικό περιβάλλονΟ CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα
επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη
σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή
μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του 2025.Σε αυτή τη νέα εποχή που
χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές τράπεζες μπορούν να
υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το μακροπρόθεσμο μέλλον
της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος για τις πιο δυναμικές,
δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της χώρας», ανέφερε
χαρακτηριστικά.Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί
να υπερβεί τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον,
χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη
νέα περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του
Ελληνικού, καθώς και την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο
έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας.Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της
ελληνικής οικονομίας, αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει
διαμορφώσει χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους,
αξιοποιώντας λύσεις που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους
βοηθά να γίνουν ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.Ανάγκη για εξειδικευμένες
χρηματοοικονομικές υπηρεσίεςΑναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς
η ελληνική οικονομία αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες
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χρηματοοικονομικές υπηρεσίες. Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις
ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11 δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024
κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια
οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ. ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.Ακρογωνιαίοι λίθοι στη
στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι άνθρωποι και η
καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό επίπεδο βρίσκεται
στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε μετασχηματίσει το δίκτυο
μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές λύσεις αιχμής, ανέφερε.Η
Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης. Είμαστε
η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με υποστήριξη
ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας προγράμματα
CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης των πελατών
κατά 30%.Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας
συνδέει την οικονομική ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο
πρόγραμμα Equall. Οι δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που
υποστηρίζουν γυναίκες, παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από
το 2022. Η πολιτιστική κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η
Πειραιώς υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
Source: naftemporiki.gr
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Μεγάλου (Τρ. Πειραιώς): «Δάνεια 40 δισ. ευρώ έως το 2027 σε στρατηγικούς κλάδους
της οικονομίας»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
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χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Μεγάλου (Τρ. Πειραιώς): «Δάνεια 40 δισ. ευρώ έως το 2027 σε στρατηγικούς κλάδους
της οικονομίας»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Share
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Email
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
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έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Μεγάλου: «Ένα σταθερό, κερδοφόρο και σύγχρονο τραπεζικό σύστημα στηρίζει την
ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο CEO της Τράπεζας Πειραιώς, Χρήστος Μεγάλου, τόνισε ότι ένα τραπεζικό σύστημα
σταθερό, κερδοφόρο και σύγχρονο θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής
οικονομίας
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth» (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
«Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία», ανέφερε. «Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας», τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 «χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά».
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι «η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025».
«Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της», είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός
εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική
πρόοδο της χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
«Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα
40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον,
χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη
νέα περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του
Ελληνικού, καθώς και την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο
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έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας».
«Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας», όπως είπε, «η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο».
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι «καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές
υπηρεσίες». «Στην Πειραιώς», είπε, «αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και
έχουμε σήμερα 11 δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την
ηγετική θέση στις πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική
ανάπτυξη ύψους 1 δισ. ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια».
«Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά
των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να
συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές λύσεις αιχμής», ανέφερε ο κ.
Μεγάλου.
«Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%».
«Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς», ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι «η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς», πρόσθεσε. «Η Πειραιώς
υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής
προόδου».
Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
Ακολουθήστε το Skai.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Μεγάλου: «Ένα σταθερό, κερδοφόρο και σύγχρονο τραπεζικό σύστημα στηρίζει την
ελληνική οικονομία»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth» (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
«Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία», ανέφερε. «Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας», τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 «χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά».
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι «η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025».
Νέα εποχή
«Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της», είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός
εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική
πρόοδο της χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
«Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα
40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον,
χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη
νέα περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του
Ελληνικού, καθώς και την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο
έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας».
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«Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας», όπως είπε, «η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο».
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι «καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές
υπηρεσίες». «Στην Πειραιώς», είπε, «αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και
έχουμε σήμερα 11 δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την
ηγετική θέση στις πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική
ανάπτυξη ύψους 1 δισ. ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια».
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν οι άνθρωποι και η καινοτομία
«Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά
των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να
συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές λύσεις αιχμής», ανέφερε ο κ.
Μεγάλου.
«Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%».
«Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς», ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι «η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς», πρόσθεσε. «Η Πειραιώς
υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής
προόδου».
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Eνα σύγχρονο τραπεζικό σύστημα θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της
ελληνικής οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
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χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Γ. Στουρνάρας: Κουλτούρα συναίνεσης πρέπει να καλλιεργήσουν τα συστημικά
πολιτικά κόμματα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε, κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η
Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
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Capital Link Forum Highlights Greece’s Economic Resurgence and Honors Dr. Yannis
Stournaras
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom Newsroom
New York City served as the epicenter of a global celebration of Greece’s economic
achievements on December 9, 2024, during the 26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum
The event, titled “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade,” brought together
political leaders, financial executives, and investors to spotlight Greece’s economic
transformation and the strengthening of U.S.-Greek relations.
The official dinner, a key highlight, honored Dr. Yannis Stournaras, Governor of the Bank of
Greece, with the prestigious Capital Link Hellenic Leadership Award for his transformative
contributions to Greece and Europe.
Honoring a Resilient Leader
The Capital Link Hellenic Leadership Award recognizes individuals who have significantly
advanced Greece’s global business and investment connections. This year’s recipient, Dr.
Stournaras, was lauded for his pivotal role during Greece’s economic recovery, including his
efforts as Minister of Finance and later as Governor of the Bank of Greece. His leadership
helped stabilize Greece’s finances, prevent a potential exit from the Eurozone, and navigate
the Greek banking system through a challenging crisis.
Nicolas Bornozis, President of Capital Link, opened the evening, emphasizing the enduring
importance of the forum in fostering international investment in Greece. Greek Ambassador to
the U.S., Ekaterini Nassika, delivered a heartfelt tribute to Dr. Stournaras, underscoring his
resilience and optimism during the darkest days of Greece’s economic crisis.
“Even in the most challenging times, he remained a steadfast advocate for Greece’s potential,”
Nassika remarked. “Dr. Stournaras is not only a guardian of Greece’s economic stability but
also an unwavering optimist who has played a decisive role in our country’s resurgence.”
John Paulson: “Greece is Rising Fast”
Renowned investor John Paulson introduced Dr. Stournaras, praising Greece’s remarkable
economic progress under Prime Minister Kyriakos Mitsotakis. Paulson highlighted a series of
achievements, including GDP growth outpacing the European average, record-breaking
tourism revenues, and significant reductions in unemployment.
“These positive trends set Greece apart,” Paulson said. “With investment-grade status restored
and a thriving banking sector, Greece is on an upward trajectory. Much of this success is owed
to leaders like Dr. Stournaras, whose dedication and expertise have been instrumental in this
transformation.”
Paulson also commended Stournaras for orchestrating key financial reforms, such as the
“Hercules” program, which effectively cleansed Greek banks of non-performing loans, leaving
them well-capitalized and profitable.
Economic Success Amidst Challenges
In his acceptance speech, Dr. Stournaras reflected on Greece’s journey from the brink of
financial collapse to its current position as a European success story. He attributed the
turnaround to a combination of factors: rigorous fiscal and structural reforms, a commitment to
remaining in the Eurozone, and strategic use of European Union funds.
“The recovery of investment-grade status is a testament to Greece’s resilience,” Dr. Stournaras
said. “However, we must not lose sight of the challenges ahead, particularly the need to
address the structural competitiveness gap and the persistent current account deficit.”
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Dr. Stournaras emphasized the importance of leveraging EU funds to invest in human capital,
green energy, and digital technologies, which he sees as critical to sustaining Greece’s growth
and competitiveness.
The Path Forward
While celebrating Greece’s progress, speakers at the forum underscored the need for ongoing
reform and political consensus. Dr. Stournaras called for a technocratic approach to
governance, prioritizing measurable outcomes and bipartisan support for necessary changes.
“A fragmented political landscape would risk undoing the hard-earned gains of recent years,”
he warned, advocating for broader political unity to ensure the effective implementation of
reforms.
One area of focus was Greece’s defense expenditure, which Dr. Stournaras described as
disproportionately burdensome for Greek taxpayers. He urged greater European collaboration
in defense investment and co-production to alleviate these costs and foster economic stability.
Dr. Stournaras also pointed to the improving relationship between Greece and Turkey as a
factor contributing to regional stability and economic confidence. He highlighted significant
progress in areas such as airspace management and migration, which have helped ease
public concerns and bolster Greece’s international standing.
“An agreement on maritime zones would not only secure peace but also unlock significant
economic growth opportunities in the region and Greece in particular,” he said.
A Testament to Greece’s Global Appeal
With over 97 high-profile speakers and participation from international investors, policymakers,
and industry leaders, this year’s Capital Link Forum underscored Greece’s growing appeal as
an investment destination. Key sectors highlighted included infrastructure, hospitality, real
estate, and energy, all bolstered by Greece’s strategic location at the crossroads of Europe,
Asia, and Africa.
The forum’s enduring success reflects the resilience of Greece’s economy and its ability to
attract long-term capital even during turbulent times. By combining insightful discussions and
recognition of transformative leadership, the Capital Link Forum continues to reinforce
Greece’s position on the international stage.
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Υπουργείο Εργασίας: Τα μέτρα στήριξης για εργαζόμενους και επιχειρήσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα τέσσερα μέτρα στήριξης που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019 για εργαζόμενους
και επιχειρήσεις ανέφερε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως
μιλώντας στο 2ο ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα
Υόρκη.
Αναλυτικά, σύμφωνα με την Νίκη Κεραμέως τα μέτρα αυτά είναι τα εξής:
Μείωση του κόστους εργασίας
ΔΕΙΤΕ ΑΚΟΜΑ
Νεκρός 52χρονος σε τροχαίο στη Σαντορίνη
Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το 2019, και μέχρι το 2027 η συνολική
μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας
αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και αφετέρου τους εργαζόμενους να
αυξήσουν το εισόδημά τους.
Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα
Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και προβλεψιμότητα για να κάνουν
μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά
προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο στην χώρα είναι σταθερό σε
αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
«Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της προβλεψιμότητας και στον
κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση του νέου συστήματος
υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κ.
Κεραμέως.
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού
«Η ραγδαία εξέλιξη της τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης,
μετασχηματίζει την αγορά εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό
δυναμικό έχει τις δεξιότητες που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Στη συνέχεια αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
Αύξηση της απασχόλησης
«Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια αύξησης της απασχόλησης,
ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με
αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η υπουργός η οποία στη συνέχεια
αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας.
Οι προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κ. Κεραμέως.
Για τις επενδύσεις
Επίσης η κ. Κεραμέως μίλησε και για το θέμα των επενδύσεων. «Τα τελευταία 5 χρόνια οι
επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην
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Ευρώπη», τόνισε χαρακτηριστικά και υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί
στην οικονομία, συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της
κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα
ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των
επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Πηγή: enikonomia.gr
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Χρ. Μεγάλου: 40 δισ. ευρώ για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα Υόρκη
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
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χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Υπουργείο Εργασίας: Αυτά είναι τα μέτρα στήριξης για εργαζόμενους και επιχειρήσεις-
Τι είπε η Κεραμέως για τις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Niki Keramews 1 1.jpg
Τα τέσσερα μέτρα στήριξης που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019 για εργαζόμενους
και επιχειρήσεις ανέφερε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως
μιλώντας  στο 2 ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα
Υόρκη.
Αναλυτικά, σύμφωνα με την κ. Κεραμέως τα μέτρα αυτά είναι τα εξής:
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων
που ψάχνουν εργασία,
γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε χώρες του εξωτερικού
αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις οι
οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
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Κεραμέως.
 
Για τις επενδύσεις
Επίσης η κ. Κεραμέως μίλησε και για το θέμα των επενδύσεων.  «Τα τελευταία 5 χρόνια οι
επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην
Ευρώπη», τόνισε  χαρακτηριστικά και  υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν
επιτευχθεί στην οικονομία, συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και
μέλημα της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και
θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των
επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
 
Ακολουθήστε μας στο GoogleNews και δείτε πρώτοι όλες τις ειδήσεις!
Για άρθρα που αναδημοσιεύονται και αναγράφεται η πηγή τους δεν φέρουμε καμμία ευθύνη,
καθώς απηχούν αποκλειστικά τις απόψεις των συντακτών τους και δεν δεσμεύουν καθ’
οιονδήποτε τρόπο την ιστοσελίδα.
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Γ. Στουρνάρας: Κουλτούρα συναίνεσης πρέπει να καλλιεργήσουν τα συστημικά
πολιτικά κόμματα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε, κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η
Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
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Χ. Μεγάλου: Η Τράπεζα Πειραιώς χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα
διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
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χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Γ. Στουρνάρας: Κουλτούρα συναίνεσης πρέπει να καλλιεργήσουν τα συστημικά
πολιτικά κόμματα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε, κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η
Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
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Kontozamanis: The health sector is the most attractive for investments in Greece
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Speech by the former Deputy Minister of Health at the 26th Capital Link Forum in New York
“Biotechnology, pharmaceutical production, digital health, clinical trials, and biopharmaceutical
services are the five sectors with the greatest growth potential,” emphasized Vassilis
Kontozamanis, former Deputy Minister of Health, during his speech at the 26th Capital Link
Forum in New York. He added that in the coming years, the health sector will be one of the
most attractive fields for investment.
Key points from his speech:
The Greek government has already introduced a series of reforms aimed at strengthening the
health sector, enabling the country to become a hub of innovation.
Particular emphasis is also placed on incorporating innovation and technology into the
healthcare system, supporting startups, investing in infrastructure, and introducing new
healthcare models.
Greece has laid the groundwork to become globally competitive in biotechnology,
pharmaceutical production, clinical trials, digital health services, and biopharmaceutical
services.
The Greek government is committed to a strong, efficient, and resilient healthcare system that
meets all citizens’ needs, with its performance and efficiency measured by the value of health
interventions.
Structural changes and reforms already underway create a favorable investment environment,
with a significant number of international investors already making a strong footprint in the
country.
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Κ. Μαύρος – Όμιλος ΔΕΗ: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κεραμέως: Η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, μίλησε στο 26ο
ετήσιο φόρουμ της Capital Link στη Νέα Υόρκη με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή
σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές».
Εστίασε στον μετασχηματισμό της ελληνικής οικονομίας τα τελευταία 5,5 χρόνια, με αύξηση
επενδύσεων κατά 84% και μείωση της ανεργίας στο 9%.
Παρουσίασε τα 4 κύρια μέτρα της κυβέρνησης: μείωση του κόστους εργασίας, σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, αναβάθμιση δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού και αύξηση της
απασχόλησης. Επεσήμανε τη σημασία των μεταρρυθμίσεων που οδήγησαν σε 500.000 νέες
θέσεις εργασίας, καθώς και τις προσπάθειες για προσέλκυση επενδύσεων και στήριξη
ευάλωτων ομάδων.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
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που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Πηγή: ΑΠΕ
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR.
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
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σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Τραπεζική διόρθωση στο Χρηματιστήριο Αθηνών – «Στοπ» στο 6ήμερο ανοδικό σερί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Γενικός Δείκτης υποχώρησε κατά 6,15 μονάδες ή -0,42% και έκλεισε στις 1.458,81 μονάδες
Σε λελογισμένη κατοχύρωση των πρόσφατων ισχυρών κερδών προχώρησαν σήμερα οι
επενδυτές στο ελληνικό χρηματιστήριο. Ωστόσο, το profit taking ήταν ήπιου χαρακτήρα, με
κύριο χαρακτηριστικό τις επιλεκτικές κινήσεις. Οι τράπεζες, που ηγήθηκαν του 6ήμερου ράλι,
βρέθηκαν στο στόχαστρο των πωλητών, αλλά όχι σε σημείο ώστε να απομακρυνθεί ο Γενικός
Δείκτης από το κεκτημένο των 1.460 μονάδων.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τρίτης (10/12) ο Γενικός Δείκτης υποχώρησε κατά 6,15
μονάδες ή -0,42% και έκλεισε στις 1.458,81 μονάδες, που ήταν και το χαμηλό ημέρας. Σε
περίπου 10 μονάδες καθορίστηκε το εύρος διακύμανσης, με υψηλό ημέρας τις 1.468,22
μονάδες. Πρόκειται για την πρώτη πτώση του Χ.Α. εντός του Δεκεμβρίου. Η απόδοση του
δείκτη φέτος διαμορφώνεται σε +12,81%.
Οι τραπεζικές μετοχές αφομοίωσαν τα εντυπωσιακά κέρδη του τελευταίου 6ημέρου, με τους
περισσότερους τίτλους να χάνουν σχεδόν ή πάνω από -1%. Εξαίρεση η Εθνική Τράπεζα, η
οποία έμεινε σχεδόν αμετάβλητη, έχοντας στην «πλάτη» της τον θετικό καταλύτη της UBS.
Υπενθυμίζεται ότι η ελβετική τράπεζα τοποθέτησε την ΕΤΕ στις κορυφαίες επιλογές της (top
picks) στην Ευρώπη.
Υπήρξαν, βέβαια, και ορισμένες μετοχές που λειτούργησαν ως «ανάχωμα» στη σημερινή
υποχώρηση του Χρηματιστηρίου. Ο λόγος για την Jumbo, τη ΔΕΗ, αλλά και τις Intralot –
Austriacard από τη μεσαία κεφαλαιοποίηση, με την πρώτη να λαμβάνει ώθηση από την
αύξηση των πωλήσεων κατά +7% στο 11μηνο, όπως ανακοίνωσε σήμερα η διοίκηση της
εισηγμένης.
Συνέχιση του ράλι στην Αθήνα;
Παρά τη σημερινή πτώση, επικρατεί κατάσταση ευφορίας στην εγχώρια αγορά, κάνοντας
ιδανική πρεμιέρα στον Δεκέμβριο. Μέχρι πρότινος, ο Γενικός Δείκτης είχε σημειώσει μόνο
θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, κερδίζοντας αθροιστικά
πάνω από 70 μονάδες ή +5,13%, υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460 μονάδων (υψηλό δύο
και πλέον μηνών). Οι τράπεζες ηγήθηκαν του ράλι, καταγράφοντας άνοδο +13,29% στο
6ήμερο, με αποτέλεσμα να «αγγίζουν» τις 1.300 μονάδες που ανοίγουν τις πύλες για τα φετινά
ρεκόρ.
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση της ανόδου και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι
το τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε
περίπτωση διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της
νέας χρονιάς (January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και
παρουσιάζουν αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
Από την άλλη πλευρά, η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις
παγκόσμιες αγορές, καθώς οι traders περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις
ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν αύριο και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που
θα διαμορφώσει η Federal Reserve για τη νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης
στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο, αλλά και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα,
που επιβαρύνουν την επενδυτική ψυχολογία.
Η προσοχή παραμένει στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post Investment
Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα του
Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο CEO
της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για προσέλκυση
νέων επενδυτών.
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Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» +10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει τα
100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
Ισορροπία μεταξύ αγοραστών και πωλητών στις διεθνείς αγορές
Σε ελεγχόμενο profit taking έχουν επιδοθεί οι traders στη Wall Street, με τους βασικούς δείκτες
να υποχωρούν αλλά να μην απομακρύνονται από τα ιστορικά υψηλά τους. Ήπια ανοδικό το
σημερινό ξεκίνημα, με τον Nasdaq να ανακάμπτει και να διαπραγματεύεται στο +0,6%.
Αντίθετα, ο Dow Jones κινείται πτωτικά κατά -0,2%. Επιπλέον, τηρείται στάση αναμονής ενόψει
της ανακοίνωσης των στοιχείων για τον πληθωρισμό (CPI) την ερχόμενη Τετάρτη.
Διορθωτικές τάσεις επικρατούν στα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να υποχωρεί
κατά -0,35% και να διαπραγματεύεται κάτω από τις 520 μονάδες. Μεταξύ -0,2% και -0,8% οι
απώλειες των κυριότερων δεικτών. Εξαίρεση ο γερμανικός DAX, ο οποίος ενισχύεται κατά
+0,2% οδεύοντας προς νέο ρεκόρ. Οι επενδυτές παρακολουθούν τις πολιτικές εξελίξεις στη
Γαλλία, ενώ παράλληλα περιμένουν την απόφαση της ΕΚΤ την Πέμπτη με μία νέα μείωση των
επιτοκίων κατά 25 μονάδες βάσης να αποτελεί το επικρατέστερο σενάριο.
Μεικτή η εικόνα στα ασιατικά χρηματιστήρια, με τους δείκτες σε Κίνα και Ιαπωνία να κλείνουν
σε ανοδικό έδαφος. Υψηλότερα κατά +2,4% κινήθηκε ο Kospi στη Νότια Κορέα, σε μία
προσπάθεια επαναφοράς από την πολιτική κρίση που επικρατεί στη χώρα. Από την άλλη
πλευρά, πτωτικές ήταν οι τάσεις σε Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
Ακολουθήστε μας για όλες τις ειδήσεις στο Bing News και το Google News
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Μεγάλου: Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό και κερδοφόρο στηρίζει τη μακροπρόθεσμη
ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς φιλοξενήθηκε σε φόρουμ της Νέας Υόρκης
Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο διευθύνων σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
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αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
ΜμΕ
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Τεχνητή νοημοσύνη
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
Πηγή: ΑΠΕ
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Γ. Στουρνάρας: Κουλτούρα συναίνεσης πρέπει να καλλιεργήσουν τα συστημικά
πολιτικά κόμματα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε, κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η
Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε
κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα – όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού – που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους
πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας,
γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Κοντοζαμάνης: Ο τομέας της υγείας είναι ο πλέον ελκυστικός για επενδύσεις στην
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Βασίλης Κοντοζαμάνης
26ο Capital Link Forum
«Η Βιοτεχνολογία, η παραγωγή φαρμακευτικών προϊόντων, η ψηφιακή υγεία, οι κλινικές
δοκιμές και οι βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις
μεγαλύτερες αναπτυξιακές δυνατότητες». Την επισήμανση αυτή έκανε ο  Βασίλης
Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital Link Forum
στη Νέα Υόρκη και πρόσθεσε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από
τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
       Σε άλλα σημεία της ομιλίας του τόνισε:
Η Eλληνική Kυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του
τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες
ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης.
Οι διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα
ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα
ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα.
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Τραπεζική διόρθωση στο Χρηματιστήριο Αθηνών – «Φρένο» στο 6ήμερο ανοδικό σερί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε λελογισμένη κατοχύρωση των πρόσφατων ισχυρών κερδών προχώρησαν σήμερα οι
επενδυτές στο ελληνικό χρηματιστήριο. Ωστόσο, το profit taking ήταν ήπιου χαρακτήρα, με
κύριο χαρακτηριστικό τις επιλεκτικές κινήσεις. Οι τράπεζες, που ηγήθηκαν του 6ήμερου ράλι,
βρέθηκαν στο στόχαστρο των πωλητών, αλλά όχι σε σημείο ώστε να απομακρυνθεί ο Γενικός
Δείκτης από το κεκτημένο των 1.460 μονάδων.
 
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τρίτης (10/12) ο Γενικός Δείκτης υποχώρησε κατά 6,15
μονάδες ή -0,42% και έκλεισε στις 1.458,81 μονάδες, που ήταν και το χαμηλό ημέρας. Σε
περίπου 10 μονάδες καθορίστηκε το εύρος διακύμανσης, με υψηλό ημέρας τις 1.468,22
μονάδες. Πρόκειται για την πρώτη πτώση του Χ.Α. εντός του Δεκεμβρίου. Η απόδοση του
δείκτη φέτος διαμορφώνεται σε +12,81%.
 
Οι τραπεζικές μετοχές αφομοίωσαν τα εντυπωσιακά κέρδη του τελευταίου 6ημέρου, με τους
περισσότερους τίτλους να χάνουν σχεδόν ή πάνω από -1%. Εξαίρεση η Εθνική Τράπεζα, η
οποία έμεινε σχεδόν αμετάβλητη, έχοντας στην «πλάτη» της τον θετικό καταλύτη της UBS.
Υπενθυμίζεται ότι η ελβετική τράπεζα τοποθέτησε την ΕΤΕ στις κορυφαίες επιλογές της (top
picks) στην Ευρώπη.
 
Υπήρξαν, βέβαια, και ορισμένες μετοχές που λειτούργησαν ως «ανάχωμα» στη σημερινή
υποχώρηση του Χρηματιστηρίου. Ο λόγος για την Jumbo, τη ΔΕΗ, αλλά και τις Intralot –
Austriacard από τη μεσαία κεφαλαιοποίηση, με την πρώτη να λαμβάνει ώθηση από την
αύξηση των πωλήσεων κατά +7% στο 11μηνο, όπως ανακοίνωσε σήμερα η διοίκηση της
εισηγμένης.
 
Συνέχιση του ράλι στην Αθήνα;
 
Παρά τη σημερινή πτώση, επικρατεί κατάσταση ευφορίας στην εγχώρια αγορά, κάνοντας
ιδανική πρεμιέρα στον Δεκέμβριο. Μέχρι πρότινος, ο Γενικός Δείκτης είχε σημειώσει μόνο
θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, κερδίζοντας αθροιστικά
πάνω από 70 μονάδες ή +5,13%, υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460 μονάδων (υψηλό δύο
και πλέον μηνών). Οι τράπεζες ηγήθηκαν του ράλι, καταγράφοντας άνοδο +13,29% στο
6ήμερο, με αποτέλεσμα να «αγγίζουν» τις 1.300 μονάδες που ανοίγουν τις πύλες για τα φετινά
ρεκόρ.
 
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση της ανόδου και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι
το τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε
περίπτωση διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της
νέας χρονιάς (January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και
παρουσιάζουν αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
 
Από την άλλη πλευρά, η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις
παγκόσμιες αγορές, καθώς οι traders περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις
ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν αύριο και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που
θα διαμορφώσει η Federal Reserve για τη νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης
στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο, αλλά και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα,
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που επιβαρύνουν την επενδυτική ψυχολογία.
 
Η προσοχή παραμένει στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post Investment
Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα του
Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο CEO
της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για προσέλκυση
νέων επενδυτών.
 
Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» +10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει τα
100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
 
Ισορροπία μεταξύ αγοραστών και πωλητών στις διεθνείς αγορές
 
Σε ελεγχόμενο profit taking έχουν επιδοθεί οι traders στη Wall Street, με τους βασικούς δείκτες
να υποχωρούν αλλά να μην απομακρύνονται από τα ιστορικά υψηλά τους. Ήπια ανοδικό το
σημερινό ξεκίνημα, με τον Nasdaq να ανακάμπτει και να διαπραγματεύεται στο +0,6%.
Αντίθετα, ο Dow Jones κινείται πτωτικά κατά -0,2%. Επιπλέον, τηρείται στάση αναμονής ενόψει
της ανακοίνωσης των στοιχείων για τον πληθωρισμό (CPI) την ερχόμενη Τετάρτη.
 
Διορθωτικές τάσεις επικρατούν στα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να υποχωρεί
κατά -0,35% και να διαπραγματεύεται κάτω από τις 520 μονάδες. Μεταξύ -0,2% και -0,8% οι
απώλειες των κυριότερων δεικτών. Εξαίρεση ο γερμανικός DAX, ο οποίος ενισχύεται κατά
+0,2% οδεύοντας προς νέο ρεκόρ. Οι επενδυτές παρακολουθούν τις πολιτικές εξελίξεις στη
Γαλλία, ενώ παράλληλα περιμένουν την απόφαση της ΕΚΤ την Πέμπτη με μία νέα μείωση των
επιτοκίων κατά 25 μονάδες βάσης να αποτελεί το επικρατέστερο σενάριο.
 
Μεικτή η εικόνα στα ασιατικά χρηματιστήρια, με τους δείκτες σε Κίνα και Ιαπωνία να κλείνουν
σε ανοδικό έδαφος. Υψηλότερα κατά +2,4% κινήθηκε ο Kospi στη Νότια Κορέα, σε μία
προσπάθεια επαναφοράς από την πολιτική κρίση που επικρατεί στη χώρα. Από την άλλη
πλευρά, πτωτικές ήταν οι τάσεις σε Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
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Τραπεζική διόρθωση στο Χρηματιστήριο Αθηνών – «Φρένο» στο 6ήμερο ανοδικό σερί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε λελογισμένη κατοχύρωση των πρόσφατων ισχυρών κερδών προχώρησαν σήμερα οι
επενδυτές στο
ελληνικό χρηματιστήριο
. Ωστόσο, το profit taking ήταν ήπιου χαρακτήρα, με κύριο χαρακτηριστικό τις επιλεκτικές
κινήσεις. Οι τράπεζες, που ηγήθηκαν του 6ήμερου ράλι, βρέθηκαν στο στόχαστρο των
πωλητών, αλλά όχι σε σημείο ώστε να απομακρυνθεί ο Γενικός Δείκτης από το κεκτημένο των
1.460 μονάδων.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τρίτης (10/12) ο Γενικός Δείκτης υποχώρησε κατά 6,15
μονάδες ή -0,42% και έκλεισε στις 1.458,81 μονάδες, που ήταν και το χαμηλό ημέρας. Σε
περίπου 10 μονάδες καθορίστηκε το εύρος διακύμανσης, με υψηλό ημέρας τις 1.468,22
μονάδες. Πρόκειται για την πρώτη πτώση του Χ.Α. εντός του Δεκεμβρίου. Η απόδοση του
δείκτη φέτος διαμορφώνεται σε 12,81%.
Οι τραπεζικές μετοχές αφομοίωσαν τα εντυπωσιακά κέρδη του τελευταίου 6ημέρου, με τους
περισσότερους τίτλους να χάνουν σχεδόν ή πάνω από -1%. Εξαίρεση η Εθνική Τράπεζα, η
οποία έμεινε σχεδόν αμετάβλητη, έχοντας στην «πλάτη» της τον θετικό καταλύτη της UBS.
Υπενθυμίζεται ότι η ελβετική τράπεζα τοποθέτησε την ΕΤΕ στις κορυφαίες επιλογές της (top
picks) στην Ευρώπη.
Υπήρξαν, βέβαια, και ορισμένες μετοχές που λειτούργησαν ως «ανάχωμα» στη σημερινή
υποχώρηση του Χρηματιστηρίου. Ο λόγος για την Jumbo, τη ΔΕΗ, αλλά και τις Intralot –
Austriacard από τη μεσαία κεφαλαιοποίηση, με την πρώτη να λαμβάνει ώθηση από την
αύξηση των πωλήσεων κατά 7% στο 11μηνο, όπως ανακοίνωσε σήμερα η διοίκηση της
εισηγμένης.
Συνέχιση του ράλι στην Αθήνα;
Παρά τη σημερινή πτώση, επικρατεί κατάσταση ευφορίας στην εγχώρια αγορά, κάνοντας
ιδανική πρεμιέρα στον Δεκέμβριο. Μέχρι πρότινος, ο Γενικός Δείκτης είχε σημειώσει μόνο
θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, κερδίζοντας αθροιστικά
πάνω από 70 μονάδες ή 5,13%, υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460 μονάδων (υψηλό δύο
και πλέον μηνών). Οι τράπεζες ηγήθηκαν του ράλι, καταγράφοντας άνοδο 13,29% στο 6ήμερο,
με αποτέλεσμα να «αγγίζουν» τις 1.300 μονάδες που ανοίγουν τις πύλες για τα φετινά ρεκόρ.
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση της ανόδου και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι
το τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε
περίπτωση διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της
νέας χρονιάς (January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και
παρουσιάζουν αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
Από την άλλη πλευρά, η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις
παγκόσμιες αγορές, καθώς οι traders περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις
ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν αύριο και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που
θα διαμορφώσει η Federal Reserve για τη νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης
στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο, αλλά και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα,
που επιβαρύνουν την επενδυτική ψυχολογία.
Η προσοχή παραμένει στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post Investment
Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα του
Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο CEO
της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για προσέλκυση
νέων επενδυτών.
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Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» 10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει τα
100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
Ισορροπία μεταξύ αγοραστών και πωλητών στις διεθνείς αγορές
Σε ελεγχόμενο profit taking έχουν επιδοθεί οι traders στη Wall Street, με τους βασικούς δείκτες
να υποχωρούν αλλά να μην απομακρύνονται από τα ιστορικά υψηλά τους. Ήπια ανοδικό το
σημερινό ξεκίνημα, με τον Nasdaq να ανακάμπτει και να διαπραγματεύεται στο 0,6%. Αντίθετα,
ο Dow Jones κινείται πτωτικά κατά -0,2%. Επιπλέον, τηρείται στάση αναμονής ενόψει της
ανακοίνωσης των στοιχείων για τον πληθωρισμό (CPI) την ερχόμενη Τετάρτη.
Διορθωτικές τάσεις επικρατούν στα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να υποχωρεί
κατά -0,35% και να διαπραγματεύεται κάτω από τις 520 μονάδες. Μεταξύ -0,2% και -0,8% οι
απώλειες των κυριότερων δεικτών. Εξαίρεση ο γερμανικός DAX, ο οποίος ενισχύεται κατά
0,2% οδεύοντας προς νέο ρεκόρ. Οι επενδυτές παρακολουθούν τις πολιτικές εξελίξεις στη
Γαλλία, ενώ παράλληλα περιμένουν την απόφαση της ΕΚΤ την Πέμπτη με μία νέα μείωση των
επιτοκίων κατά 25 μονάδες βάσης να αποτελεί το επικρατέστερο σενάριο.
Μεικτή η εικόνα στα ασιατικά χρηματιστήρια, με τους δείκτες σε Κίνα και Ιαπωνία να κλείνουν
σε ανοδικό έδαφος. Υψηλότερα κατά 2,4% κινήθηκε ο Kospi στη Νότια Κορέα, σε μία
προσπάθεια επαναφοράς από την πολιτική κρίση που επικρατεί στη χώρα. Από την άλλη
πλευρά, πτωτικές ήταν οι τάσεις σε Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
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Μεγάλου (Πειραιώς): Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό και κερδοφόρο θα στηρίξει την
ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Newsroom
By Newsroom
Newsroom
By Newsroom
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και

https://finupnews.gr/%ce%bc%ce%b5%ce%b3%ce%ac%ce%bb%ce%bf%cf%85-%cf%80%ce%b5%ce%b9%cf%81%ce%b1%ce%b9%cf%8e%cf%82-%ce%ad%ce%bd%ce%b1-%cf%84%cf%81%ce%b1%cf%80%ce%b5%ce%b6%ce%b9%ce%ba%cf%8c-%cf%83%cf%8d%cf%83%cf%84%ce%b7/


https://finupnews.gr/

 Publication date: 10/12/2024 18:25

 Similar Stats ranking (Greece): 14602

 link

την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Μεγάλου (Τρ. Πειραιώς): Δάνεια 40 δισ. ευρώ έως το 2027 σε στρατηγικούς κλάδους της
οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο τραπεζικός τομέας παραμένει πυλώνας ανάπτυξης της Ελλάδας», τόνισε ο CEO της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
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δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ:
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Υπουργείο Εργασίας: Αυτά είναι τα μέτρα στήριξης για εργαζόμενους και επιχειρήσεις-
Τι είπε η Κεραμέως για τις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τα τέσσερα μέτρα στήριξης που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019 για εργαζόμενους
και επιχειρήσεις ανέφερε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως
μιλώντας  στο 2 ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα
Υόρκη.
Αναλυτικά, σύμφωνα με την κ. Κεραμέως τα μέτρα αυτά είναι τα εξής:
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα:
α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα,
β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων
που ψάχνουν εργασία,
γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε χώρες του εξωτερικού
αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις οι
οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
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Για τις επενδύσεις
Επίσης η κ. Κεραμέως μίλησε και για το θέμα των επενδύσεων.  «Τα τελευταία 5 χρόνια οι
επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην
Ευρώπη», τόνισε  χαρακτηριστικά και  υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν
επιτευχθεί στην οικονομία, συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και
μέλημα της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και
θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των
επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
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Άβαξ: Η θετική συγκυρία στις κατασκευές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης.
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου Άβαξ κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
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Χρ. Μεγάλου: Δάνεια 40 δισ. ευρώ έως το 2027 θα δώσει η Τράπεζα Πειραιώς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ έχει διαθέσει η Τράπεζα Πειραιώς και έχει δεσμευτεί να υπερβεί
τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, σε στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως ο
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός.
Αυτό είπε μεταξύ άλλων ο Διευθύνων Σύμβουλος της Πειραιώς, Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας
χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum, στη Νέα Υόρκη, όπου έκανε αναφορά στην
πρόοδο της τράπεζας και του τραπεζικού συστήματος της χώρας συνολικά, το οποίο θα
στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας.
Αναφερόμενος στα μεγάλα έργα υποδομής που χρηματοδοτεί η Πειραιώς, ο κ. Μεγάλου έκανε
αναφορά σε έργα, που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη. Πρόσθεσε, ότι η τράπεζα έχει δεσμευτεί στο
έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και στην κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας.
Η πρόοδος της ελληνικής οικονομίας
Ο κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας και την πρόοδο των
τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που κατέβαλε η Πολιτεία και
γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα χρηματοπιστωτικά ιδρύματα,
όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον
για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος, που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες, πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς, πάνω από
2,5 δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε.
Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη
οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και
καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Χρονιά ορόσημο
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία, χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα, που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε, μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ, που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα, από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε, ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος, αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Οι Μικρομεσαίες Επιχειρήσεις
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας, για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου.
«Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις
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που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Ειδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις, που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την Τεχνητή Νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς, ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις πωλήσεις
αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη, ύψους 1 δισ. ευρώ σε
υπό διαχείριση κεφάλαια.
Η στρατηγική της Πειραιώς
«Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας, σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας, για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής», ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης, αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της Τεχνητής Νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM, που βασίζονται σε AI, έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
«Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς», ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα, είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες, που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022.
«Η πολιτιστική κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς», πρόσθεσε. «Η
Πειραιώς υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής
προόδου.»
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Για την ιστορική ευκαιρία που έχει η Ελλάδα, με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της
επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισ. ευρώ χρηματοδότηση από
την Ε.Ε., έκανε λόγο η  εντεταλμένη σύμβουλος, εκτελεστικό Μέλος και γενική διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ Πηνελόπη Λαζαρίδου,
περιγράφοντας  το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας  στο 
συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή της η κ. Λαζαρίδου, είπε πως: «στο μέλλον οι προτεραιότητες της
Ελλάδας στις υποδομές, θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι
σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές
και κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού
Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης
μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων  2,5 δισ. ευρώ, με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε 2,5 δισ. ευρώ, με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
Συνεχίζοντας, η   εντεταλμένη σύμβουλος, εκτελεστικό Μέλος και γενική διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, σημείωσε ότι: «Το χαρτοφυλάκιο
της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους  10 δισ. ευρώ, τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με
τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα
έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο της
αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας.
Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την
στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά
έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία
Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο
Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες
ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές.
Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη
agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον
δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο».
Για να καταλήξει πως «μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι
ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα»,  δίνοντας η κ. Λαζαρίδου ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών
προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Συνάντηση στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, με τον υπουργό Κώστα
Τσιάρα και με τους παραγωγούς σύκων του Αγροτικού Συνεταιρισμού Μαρκοπούλου,

https://oknews.gr/politiki/g-stournaras-ta-systimika-politika-kommata-prepei-na-kalliergisoun-tin-koultoura-synainesis/


https://oknews.gr/

 Publication date: 10/12/2024 18:18

 link

παρουσία […]

https://oknews.gr/politiki/g-stournaras-ta-systimika-politika-kommata-prepei-na-kalliergisoun-tin-koultoura-synainesis/


https://www.thriassio.gr/

 Publication date: 10/12/2024 18:18

 Similar Stats ranking (Greece): 1557

 link

Τζορτζ Τσούνης: Το παράδειγμα των Ναυπηγείων Ελευσίνας επιβεβαιώνει τους
ισχυρούς δεσμούς Ελλάδας – ΗΠΑ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με ειδική αναφορά στην αναζωογόνηση των Ναυπηγείων Ελευσίνας και στον ρόλο που
παίζουν στην ισχυροποίηση των δεσμών Ελλάδας – ΗΠΑ έκλεισε με ομιλία του τις εργασίες
του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο “Greece – Speeding
Ahead Post Investment Upgrade” ο Αμερικανός Πρέσβης στην Ελληνική Δημοκρατία ο Η.Ε.
Τζορτζ Τσούνης.
Το forum πραγματοποιήθηκε με επιτυχία την Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη σε
συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)»
και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς. 
Συγκεκριμένα ο πρέσβης των ΗΠΑ τόνισε στην ομιλία του τα εξής:
«Οι δεσμοί Η.Π.Α.-Ελλάδας είναι ισχυρότεροι από ποτέ και συνεχίζουν να ενισχύονται.
Εργαζόμαστε από κοινού για την προώθηση της περιφερειακής και παγκόσμιας ασφάλειας, την
οικονομική ανάπτυξη χωρίς αποκλεισμούς και την ενισχυμένη περιφερειακή ενεργειακή
συνδεσιμότητα.
Είμαι υπερήφανος για τις πρόσφατες επιτυχίες μας. Είδαμε από πρώτο χέρι την
αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω μιας επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων
από την αμερικανική κρατική αναπτυξιακή τράπεζα DFC και τη δημιουργία καλών, ποιοτικών
θέσεων εργασίας για Έλληνες εργαζόμενους. Έχουμε δει την Ελλάδα να καθίσταται κορυφαίος
προορισμός για τους Αμερικανούς φοιτητές που σπουδάζουν στο εξωτερικό. Εργαστήκαμε με
τους Έλληνες εταίρους μας για την προώθηση της περιφερειακής συνεργασίας στον τομέα της
ασφάλειας και την ενίσχυση της διαλειτουργικότητας του ΝΑΤΟ.
Η φιλία των χωρών μας σφυρηλατείται μέσα από την κοινή μας δέσμευση στις δημοκρατικές
αξίες, στους βαθείς δεσμούς μεταξύ των λαών μας και μέσα από τον ρόλο της Ελλάδας ως
πυλώνα σταθερότητας στην περιοχή και βασικό σύμμαχο του ΝΑΤΟ».
Περισσότερα από το thriassio.gr
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Η Τράπεζα Πειραιώς ως πυλώνας ανάπτυξης για την ελληνική οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα
Υόρκη. Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου
όρου, συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει
από τις αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω
από 2,5 δισ. ευρώ. Στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η
ενέργεια, ο τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως βασικός
παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις και την εστίαση στη λειτουργική
αποδοτικότητα.
Η Πειραιώς έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως ο αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας.
Η Πειραιώς, υπογραμμίζοντας τη σημασία των μικρομεσαίων επιχειρήσεων, έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις απαιτήσεις τους, αξιοποιώντας
σύγχρονες τεχνολογίες.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν οι άνθρωποι και η καινοτομία, με
στόχο την καλύτερη εξυπηρέτηση και ικανοποίηση των πελατών.
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Χρηματιστήριο Αθηνών – «Φρένο» στο 6ήμερο ανοδικό σερί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πρώτη συνεδρίαση απωλειών εντός του Δεκεμβρίου - Στο χαμηλό ημέρας έκλεισε ο Γενικός
Δείκτης, κάτω από τις 1.460 μονάδες
Κωνσταντίνα Δαλαμάνη
Σε λελογισμένη κατοχύρωση των πρόσφατων ισχυρών κερδών προχώρησαν σήμερα οι
επενδυτές στο ελληνικό χρηματιστήριο. Ωστόσο, το profit taking ήταν ήπιου χαρακτήρα, με
κύριο χαρακτηριστικό τις επιλεκτικές κινήσεις. Οι τράπεζες, που ηγήθηκαν του 6ήμερου ράλι,
βρέθηκαν στο στόχαστρο των πωλητών, αλλά όχι σε σημείο ώστε να απομακρυνθεί ο Γενικός
Δείκτης από το κεκτημένο των 1.460 μονάδων.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τρίτης (10/12) ο ΓΔ υποχώρησε κατά 6,15 μονάδες ή -0,42%
και έκλεισε στις 1.458,81 μονάδες, που ήταν και το χαμηλό ημέρας. Σε περίπου 10 μονάδες
καθορίστηκε το εύρος διακύμανσης, με υψηλό ημέρας τις 1.468,22 μονάδες. Πρόκειται για
την πρώτη πτώση του Χ.Α. εντός του Δεκεμβρίου. Η απόδοση του δείκτη φέτος διαμορφώνεται
σε +12,81%.
Οι τραπεζικές μετοχές αφομοίωσαν τα εντυπωσιακά κέρδη του τελευταίου 6ημέρου, με τους
περισσότερους τίτλους να χάνουν σχεδόν ή πάνω από -1%. Εξαίρεση η Εθνική Τράπεζα, η
οποία έμεινε σχεδόν αμετάβλητη, έχοντας στην «πλάτη» της τον θετικό καταλύτη της UBS.
Υπενθυμίζεται ότι η ελβετική τράπεζα τοποθέτησε την ΕΤΕ στις κορυφαίες επιλογές της (top
picks) στην Ευρώπη.
Υπήρξαν, βέβαια, και ορισμένες μετοχές που λειτούργησαν ως «ανάχωμα» στη σημερινή
υποχώρηση του Χρηματιστηρίου. Ο λόγος για την Jumbo, τη ΔΕΗ, αλλά και τις Intralot –
Austriacard από τη μεσαία κεφαλαιοποίηση, με την πρώτη να λαμβάνει ώθηση από
την αύξηση των πωλήσεων κατά +7% στο 11μηνο, όπως ανακοίνωσε σήμερα η διοίκηση της
εισηγμένης.
Συνέχιση του ράλι στην Αθήνα;
Παρά τη σημερινή πτώση, επικρατεί κατάσταση ευφορίας στην εγχώρια αγορά,
κάνοντας ιδανική πρεμιέρα στον Δεκέμβριο. Μέχρι πρότινος, ο Γενικός Δείκτης είχε σημειώσει
μόνο θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, κερδίζοντας
αθροιστικά πάνω από 70 μονάδες ή +5,13%, υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460
μονάδων (υψηλό δύο και πλέον μηνών). Οι τράπεζες ηγήθηκαν του ράλι, καταγράφοντας
άνοδο +13,29% στο 6ήμερο, με αποτέλεσμα να «αγγίζουν» τις 1.300 μονάδες που ανοίγουν τις
πύλες για τα φετινά ρεκόρ.
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση της ανόδου και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι
το τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε
περίπτωση διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της
νέας χρονιάς (January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και
παρουσιάζουν αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
Από την άλλη πλευρά, η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις
παγκόσμιες αγορές, καθώς οι traders περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις
ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν αύριο και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που
θα διαμορφώσει η Federal Reserve για τη νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης
στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο, αλλά και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα,
που επιβαρύνουν την επενδυτική ψυχολογία.
Η προσοχή παραμένει στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post Investment
Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα του
Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο CEO
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της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για προσέλκυση
νέων επενδυτών.
Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» +10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει
τα 100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
Ισορροπία μεταξύ αγοραστών και πωλητών στις διεθνείς αγορές
Σε ελεγχόμενο profit taking έχουν επιδοθεί οι traders στη Wall Street, με τους βασικούς δείκτες
να υποχωρούν αλλά να μην απομακρύνονται από τα ιστορικά υψηλά τους. Ήπια ανοδικό το
σημερινό ξεκίνημα, με τον Nasdaq να ανακάμπτει και να διαπραγματεύεται στο +0,6%.
Αντίθετα, ο Dow Jones κινείται πτωτικά κατά -0,2%. Επιπλέον, τηρείται στάση αναμονής ενόψει
της ανακοίνωσης των στοιχείων για τον πληθωρισμό (CPI) την ερχόμενη Τετάρτη.
Διορθωτικές τάσεις επικρατούν στα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να υποχωρεί
κατά -0,35% και να διαπραγματεύεται κάτω από τις 520 μονάδες. Μεταξύ -0,2% και -0,8% οι
απώλειες των κυριότερων δεικτών. Εξαίρεση ο γερμανικός DAX, ο οποίος ενισχύεται κατά
+0,2% οδεύοντας προς νέο ρεκόρ. Οι επενδυτές παρακολουθούν τις πολιτικές εξελίξεις
στη Γαλλία, ενώ παράλληλα περιμένουν την απόφαση της ΕΚΤ την Πέμπτη με μία νέα μείωση
των επιτοκίων κατά 25 μονάδες βάσης να αποτελεί το επικρατέστερο σενάριο.
Μεικτή η εικόνα στα ασιατικά χρηματιστήρια, με τους δείκτες σε Κίνα και Ιαπωνία να κλείνουν
σε ανοδικό έδαφος. Υψηλότερα κατά +2,4% κινήθηκε ο Kospi στη Νότια Κορέα, σε μία
προσπάθεια επαναφοράς από την πολιτική κρίση που επικρατεί στη χώρα. Από την άλλη
πλευρά, πτωτικές ήταν οι τάσεις σε Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
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Lazaridou (GEK TERNA): Historic opportunity for a greener future
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
"GEK TERNA’s portfolio includes projects worth 10 billion euros, which are fully in line with
environmental requirements, prioritizing climate-friendly and energy-innovative projects"
Greece’s new investment landscape was illustrated by Penelope Lazaridou, General Financial
Manager of GEK TERNA Group, speaking at the Capital Link conference in New York.
“With a boost from the recent investment grade upgrades, with strong systemic banks and 70
billion euros of EU financing, Greece has a historic opportunity for a brighter and greener
future,” Lazaridou noted.
Furthermore, she emphasized that “in the future, Greece’s infrastructure priorities will continue
to include transport projects, but they will certainly be more diversified and multidimensional in
response to the environmental and climate challenges of our time.”
She stressed that Greece is aligning its infrastructure with the climate change management
strategy. Specifically, within the framework of the National Recovery and Resilience Plan, 6.3
billion euros have been allocated to green transition projects, the most important of which
concern:
-Water management projects 2.5 billion, with investments in flood management, irrigation
control and modernization, as well as water treatment facilities to ensure sustainable resources
for agriculture and households.
-Waste management projects estimated at 2.5 billion, with advanced treatment facilities that
aim to reduce dependence on landfills and boost landfill and recycling rates.
-Advanced desalination plants that are also aligned with environmental protection and the
promotion of sustainability.
-Upgrade of the Greek railway network that will enhance national connectivity and contribute to
reducing the environmental impact of transport.
“GEK TERNA’s portfolio includes projects worth 10 billion euros, which are fully in line with
environmental requirements, prioritizing climate-friendly and energy-innovative projects. These
initiatives reflect the vision of all of us for a more environmentally sensitive infrastructure
agenda, meeting the challenges of climate change and paving the way for a more sustainable
future.”
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Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στόχος να ισχυροποιηθεί ο ρόλος της Ελλάδας
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ. Χρήστος
Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
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Όμιλος ΔΕΗ – Κ. Μαύρος: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει
φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς
ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Η πράσινη μετάβαση -ιδιαίτερα σε ό,τι αφορά τα νησιά- και η ανάδειξη της χώρας σε
ενεργειακό κόμβο στην περιοχή της Ανατολικής Ευρώπης […]
Δεσμευτική συμφωνία για την επαναεριοποίηση υγροποιημένου φυσικού αερίου και την
πώλησή του στις αγορές της Κεντρικής και Ανατολικής Ευρώπης μέσω της πλωτής […]
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Χ.Μεγάλου (Τράπεζα Πειραιώς): Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και
πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής
οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Τράπεζα θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον
Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε.
Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη
οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και
καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός

https://www.zougla.gr/money/etairika-nea/ch-megalou-trapeza-peiraios-ena-trapeziko-systima-stathero-kerdoforo-kai-pragmatika-sygchrono-tha-stirixei-ti-makroprothesmi-anaptyxi-tis-ellinikis-oikonomias/


https://www.zougla.gr/

 Publication date: 10/12/2024 18:06

 Similar Stats ranking (Greece): 22

 link

τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός.
Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της
Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας,
το έργο του Ελληνικού, καθώς και την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει
δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή
data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022.
Η πολιτιστική κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς
υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Τρ. Πειραιώς: 40 δισ. ευρώ έως το 2027 σε στρατηγικούς κλάδους της οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τράπεζα Πειραιώς
EUROKINISSI
NEWSROOM
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
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αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται μέχρι το τέλος της δεκαετίας,
αναγκαίες οι σοβαρές μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται μέχρι το τέλος της δεκαετίας, αναγκαίες οι
σοβαρές μεταρρυθμίσεις
Η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον μέχρι και το τέλος της
δεκαετίας κατά την εκτίμηση του Προέδρου και Διευθύνοντα Συμβούλου του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρου Εξάρχου, σύμφωνα με όσα υποστήριξε στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in
Greece Forum στη Νέα Υόρκη. Παρόλα αυτά τόνισε ότι απαιτούνται διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της.
Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της Παγκρήτιας
Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη,
καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και
έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Διαβάστε επίσης:
Η EDGNEX Data Centers της DAMAC και ο Όμιλος ΔΕΗ ανακοινώνουν τη δημιουργία νέου
Data Center στην Αττική
Καραμολέγκος: Εξαγόρασε την εταιρεία υγιεινών σνακ Nutree
Εθνική Ασφαλιστική: Σε πορεία επιστροφής στην Εθνική Τράπεζα μετά από 3 χρόνια ελέγχου
από το CVC
Ρεπορτάζ -Πηγή: Tο Ποντίκι Web Σύνδεσμος
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Δέσμευση του Χρ. Μεγάλου για δάνεια μέχρι 40 δισ. ευρώ της Πειραιώς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Τι είπε ο επικεφαλής της Τράπεζας Πειραιώς στο Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα
Υόρκη
Κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ έχει διαθέσει η Τράπεζα Πειραιώς και έχει δεσμευτεί να υπερβεί
τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, σε στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Αυτό είπε μεταξύ
άλλων ο Διευθύνων Σύμβουλος της Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας στο 26ο Capital
Link Invest in Greece Forum στη Νέα Υόρκη, όπου έκανε αναφορά στην πρόοδο της τράπεζας
και του τραπεζικού συστήματος της χώρας συνολικά το οποίο θα στηρίξει τη μακροπρόθεσμη
ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας.
Αναφερόμενος στα μεγάλα έργα υποδομής που χρηματοδοτεί η Πειραιώς ο κ. Μεγάλου έκανε
αναφορά σε έργα, που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη. Πρόσθεσε, ότι η τράπεζα έχει δεσμευτεί στο
έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας.
Η πρόοδος της ελληνικής οικονομίας
Ο κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας και την πρόοδο των
τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που κατέβαλε η Πολιτεία και
γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα χρηματοπιστωτικά ιδρύματα,
όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον
για τη χώρα.
 Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ. ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
 Χρονιά ορόσημο
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
 Οι Μικρομεσαίες Επιχειρήσεις
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το

https://businessvoice.gr/epicheiriseis/815211/desmefsi-tou-chr-megalou-gia-daneia-mechri-40-dis-evro-tis-peiraios/


https://businessvoice.gr/

 Publication date: 10/12/2024 17:53

 link

μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
 Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις πωλήσεις
αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ. ευρώ σε
υπό διαχείριση κεφάλαια.
Η στρατηγική της Πειραιώς
 Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
Σύνταξη: [email protected] 
Διαφημίσεις: [email protected]
Ταυτότητα
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Τραπεζική διόρθωση στο Χρηματιστήριο Αθηνών - «Φρένο» στο 6ήμερο ανοδικό σερί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τραπεζική διόρθωση στο Χρηματιστήριο Αθηνών - «Φρένο» στο 6ήμερο ανοδικό σερί
Σε λελογισμένη κατοχύρωση των πρόσφατων ισχυρών κερδών προχώρησαν σήμερα οι
επενδυτές στο ελληνικό χρηματιστήριο. Ωστόσο, το profit taking ήταν ήπιου χαρακτήρα, με
κύριο χαρακτηριστικό τις επιλεκτικές κινήσεις. Οι τράπεζες, που ηγήθηκαν του 6ήμερου ράλι,
βρέθηκαν στο στόχαστρο των πωλητών, αλλά όχι σε σημείο ώστε να απομακρυνθεί ο Γενικός
Δείκτης από το κεκτημένο των 1.460 μονάδων.
 
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τρίτης (10/12) ο Γενικός Δείκτης υποχώρησε κατά 6,15
μονάδες ή -0,42% και έκλεισε στις 1.458,81 μονάδες, που ήταν και το χαμηλό ημέρας. Σε
περίπου 10 μονάδες καθορίστηκε το εύρος διακύμανσης, με υψηλό ημέρας τις 1.468,22
μονάδες. Πρόκειται για την πρώτη πτώση του Χ.Α. εντός του Δεκεμβρίου. Η απόδοση του
δείκτη φέτος διαμορφώνεται σε +12,81%.
 
Οι τραπεζικές μετοχές αφομοίωσαν τα εντυπωσιακά κέρδη του τελευταίου 6ημέρου, με τους
περισσότερους τίτλους να χάνουν σχεδόν ή πάνω από -1%. Εξαίρεση η Εθνική Τράπεζα, η
οποία έμεινε σχεδόν αμετάβλητη, έχοντας στην «πλάτη» της τον θετικό καταλύτη της UBS.
Υπενθυμίζεται ότι η ελβετική τράπεζα τοποθέτησε την ΕΤΕ στις κορυφαίες επιλογές της (top
picks) στην Ευρώπη.
 
Υπήρξαν, βέβαια, και ορισμένες μετοχές που λειτούργησαν ως «ανάχωμα» στη σημερινή
υποχώρηση του Χρηματιστηρίου. Ο λόγος για την Jumbo, τη ΔΕΗ, αλλά και τις Intralot –
Austriacard από τη μεσαία κεφαλαιοποίηση, με την πρώτη να λαμβάνει ώθηση από την
αύξηση των πωλήσεων κατά +7% στο 11μηνο, όπως ανακοίνωσε σήμερα η διοίκηση της
εισηγμένης.
 
Συνέχιση του ράλι στην Αθήνα;
 
Παρά τη σημερινή πτώση, επικρατεί κατάσταση ευφορίας στην εγχώρια αγορά, κάνοντας
ιδανική πρεμιέρα στον Δεκέμβριο. Μέχρι πρότινος, ο Γενικός Δείκτης είχε σημειώσει μόνο
θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, κερδίζοντας αθροιστικά
πάνω από 70 μονάδες ή +5,13%, υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460 μονάδων (υψηλό δύο
και πλέον μηνών). Οι τράπεζες ηγήθηκαν του ράλι, καταγράφοντας άνοδο +13,29% στο
6ήμερο, με αποτέλεσμα να «αγγίζουν» τις 1.300 μονάδες που ανοίγουν τις πύλες για τα φετινά
ρεκόρ.
 
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση της ανόδου και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι
το τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε
περίπτωση διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της
νέας χρονιάς (January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και
παρουσιάζουν αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
 
Από την άλλη πλευρά, η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις
παγκόσμιες αγορές, καθώς οι traders περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις
ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν αύριο και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που
θα διαμορφώσει η Federal Reserve για τη νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης
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στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο, αλλά και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα,
που επιβαρύνουν την επενδυτική ψυχολογία.
 
Η προσοχή παραμένει στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post Investment
Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα του
Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο CEO
της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για προσέλκυση
νέων επενδυτών.
 
Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» +10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει τα
100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
 
Ισορροπία μεταξύ αγοραστών και πωλητών στις διεθνείς αγορές
 
Σε ελεγχόμενο profit taking έχουν επιδοθεί οι traders στη Wall Street, με τους βασικούς δείκτες
να υποχωρούν αλλά να μην απομακρύνονται από τα ιστορικά υψηλά τους. Ήπια ανοδικό το
σημερινό ξεκίνημα, με τον Nasdaq να ανακάμπτει και να διαπραγματεύεται στο +0,6%.
Αντίθετα, ο Dow Jones κινείται πτωτικά κατά -0,2%. Επιπλέον, τηρείται στάση αναμονής ενόψει
της ανακοίνωσης των στοιχείων για τον πληθωρισμό (CPI) την ερχόμενη Τετάρτη.
 
Διορθωτικές τάσεις επικρατούν στα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να υποχωρεί
κατά -0,35% και να διαπραγματεύεται κάτω από τις 520 μονάδες. Μεταξύ -0,2% και -0,8% οι
απώλειες των κυριότερων δεικτών. Εξαίρεση ο γερμανικός DAX, ο οποίος ενισχύεται κατά
+0,2% οδεύοντας προς νέο ρεκόρ. Οι επενδυτές παρακολουθούν τις πολιτικές εξελίξεις στη
Γαλλία, ενώ παράλληλα περιμένουν την απόφαση της ΕΚΤ την Πέμπτη με μία νέα μείωση των
επιτοκίων κατά 25 μονάδες βάσης να αποτελεί το επικρατέστερο σενάριο.
 
Μεικτή η εικόνα στα ασιατικά χρηματιστήρια, με τους δείκτες σε Κίνα και Ιαπωνία να κλείνουν
σε ανοδικό έδαφος. Υψηλότερα κατά +2,4% κινήθηκε ο Kospi στη Νότια Κορέα, σε μία
προσπάθεια επαναφοράς από την πολιτική κρίση που επικρατεί στη χώρα. Από την άλλη
πλευρά, πτωτικές ήταν οι τάσεις σε Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Protothema.gr
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Συνεδρίαση profit taking στο Χρηματιστήριο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Καθαρή επικράτηση των πωλητών με τους βασικούς δείκτες όμως να σημειώνουν ήπιες
απώλειες. Αντέδρασε θετικά η Jumbo, άνοδος για τη ΔΕΗ. Σε ποιες μετοχές επικεντρώθηκαν οι
ρευστοποιήσεις.
Ο Γενικός Δείκτης ερχόταν από έξι συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις, με αθροιστικά κέρδη
5,13% και ο κλαδικός δείκτης των Τραπεζών από ισόποσες ανοδικές συνεδριάσεις, με
αθροιστικά κέρδη 13,29%. Να σημειωθεί ότι το χθεσινό κλείσιμο του ΓΔ παρέπεμπε σε νέα
υψηλά δυόμιση μηνών , με το αμέσως υψηλότερο κλείσιμο να έχει σημειωθεί στις 27/9 (1468,7
μονάδες), ενώ το κλείσιμο του ΔΤΡ παρέπεμπε σε υψηλά 4μηνου, με το αμέσως υψηλότερο
κλείσιμο να έχει σημειωθεί στις 1/8 (1306,86 μονάδες). Με τα παραπάνω δεδομένα, σε
συνδυασμό με την επιφυλακτική εικόνα και τα μικτά πρόσημα των κύριων Ευρωπαϊκών
Αγορών , ο ΓΔΧΑ, αφού αμφιταλαντεύτηκε με συνεχείς εναλλαγές προσήμων και σε ένα στενό
εύρος κίνησης, πιέστηκε προς σχετικά χαμηλότερα επίπεδα, μετά τις 14.00 και αφού οι εν
δυνάμει “profit takers” πήραν οριακά περισσότερες πρωτοβουλίες, με κύριο εκφραστή των
πιέσεων τον Τραπεζικό κλάδο, που είχε υπεραποδώσει στις αμέσως προηγούμενες
συνεδριάσεις. Από την άλλη, η παρουσία πρόθυμων αγοραστών, δεν επέτρεψε ακραίες
ημερήσιες μεταβολές, ενώ επιφυλακτική ήταν η εικόνα στο ταμπλώ των μη Τραπεζικών blue
chips, παρά το γεγονός ότι παρακολούθησαν από απόσταση το τελευταίο ανοδικό Τραπεζικό
κύμα. Τον τελευταίο λόγο είχαν οι “sellers” στις τελικές δημοπρασίες, κλείνοντας στο χαμηλό
ημέρας τόσο τον Γενικό Δείκτη, όσο και 12 τίτλους της υψηλής κεφαλαιοποίησης (λεπτομερής
αναφορά στην συνέχεια του σχολίου). Από εκεί και πέρα, δεν υπάρχει αμφιβολία ότι η ανοδική
κίνηση που έχει ξεκινήσει απελευθερώνει ρευστότητα, καθώς αρκετοί τίτλοι πλησίασαν, ή και
επέστρεψαν ψηλότερα από τις τιμές των πρόσφατων Α.Μ.Κ., ή placements, ρευστότητα η
οποία θα ενταθεί μόλις κάνει την εμφάνισή της στο χρηματιστηριακό ταμπλώ, η δημόσια
πρόταση στην ΤΕΝΕΡΓ. Στην παρούσα φάση και επειδή όλες οι τελευταίες συνεδριάσεις απλά
επιβεβαίωσαν όσους υποστηρίζουν ότι “ οι Τραπεζικές μετοχές είναι αυτές που καθορίζουν τις
τάσεις στο Χρηματιστήριο Αθηνών, ακόμη και σε μία περίοδο όπου υπάρχουν αρκετά
ερωτηματικά για τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τον κλάδο”, μένει να φανεί μέχρι την νέα
κίνηση των Τραπεζικών μετοχών, αν οι αγοραστές έχουν εναλλακτικές, που θα μπορούσαν να
σπρώξουν τους βασικούς δείκτες του Χ.Α. ακόμα ψηλότερα. Σε αντίθετη περίπτωση, δεν
μπορεί να αποκλειστεί η στάση αναμονής, μέχρι την Κυριακάτικη ομιλία του Πρωθυπουργού
στη Βουλή, στο πλαίσιο της συζήτησης για τον προϋπολογισμό του 2025 (αρχίζει την Τετάρτη
στην Ολομέλεια η συζήτηση, την Κυριακή η ψηφοφορία), στην οποία εκτιμάται ότι θα
δημοσιοποιήσει τις πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης για τον Τραπεζικό τομέα. Μένοντας στις
Πρωθυπουργικές ανακοινώσεις, “πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα
ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική βαθμίδα και πέρυσι αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για
να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του
Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς Ανεπτυγμένης Αγοράς”, τόνισε ο κ. Μητσοτάκης στο
“26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum”, απευθυνόμενος στους Ξένους Επενδυτές.
Από την άλλη, σε αρκετά χρηματιστηριακά γραφεία οι αναλυτές έχουν ήδη αρχίσει να
επεξεργάζονται τα δεδομένα, προκειμένου να χαράξουν την επενδυτική στρατηγική του 2025.
Σύμφωνα με τον Μάνο Χατζηδάκη (Beta Sec.), “ με απόλυτη βεβαιότητα πλέον, ο Γενικός
Δείκτης θα καταγράψει την τέταρτη συνεχόμενη χρονιά βελτίωσης των μέσων ημερήσιων
συναλλαγών, σε συμφωνία με τη θετική απόδοση της Αγοράς. Η επόμενη χρονιά θα έχει
απέναντί της μια χρήση που ήταν γεμάτη από διαθέσεις ποσοστών, δημόσιες προτάσεις και
αυξήσεις κεφαλαίου και θα χρειαστούν είτε ανάλογου βεληνεκούς εταιρικές πράξεις, είτε
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αναβαθμίσεις που θα λειτουργούν ως καταλύτες εισροών. Το 2023 ήταν έτος σταθμός, καθώς
το σύνολο των Εισηγμένων Εταιρειών ξεπέρασε τα 4 δισ. ευρώ σε χρηματικές διανομές, εκ των
οποίων τα 3,66 δισ. ευρώ προήλθαν από τις Εταιρείες της μεγάλης κεφαλαιοποίησης. Με βάση
τις προβολές των κερδών και τις εκτιμήσεις των Διοικήσεων, η μέση μερισματική απόδοση για
τον FTSE25, για τη χρήση 2024, διαμορφώνεται σε 4,9%, τη στιγμή που τα ετήσια έντοκα
εκδίδονται σήμερα με κουπόνι 2,27%. Βέβαια, ανάμεσα στις Εταιρείες που απαρτίζουν το εν
λόγω δείκτη, οι αποδόσεις ξεκινούν από 1,5% και φθάνουν ως και 11% ”. Όσον αφορά το
χθεσινό θέμα για τις εκροές των Ξένων, ύψους 467,76 εκατ. ευρώ, που εμφανίστηκαν στο
AXIANumbers Νοεμβρίου 2024, “στις 28/11, έγιναν τα ‘πακέτα’ πώλησης της Τέρνα
Ενεργειακής από τη ΓΕΚΤΕΡΝΑ και τους Μετόχους που έχουν συμφωνήσει στη Masdar. Η
Masdar Hellas Μονοπρόσωπη Α.Ε. έχει Ελληνικό ΑΦΜ και άρα οι αγορές μετοχών που έκανε
μετράνε σαν να έγιναν από Έλληνες επενδυτές και όχι από την Abu Dhabi Development
Holding Group που ουσιαστικά είναι ο Αγοραστής. Έτσι, ενώ έχουμε είσοδο Ξένου,
δημιουργήθηκε στρέβλωση και φάνηκαν οι Ξένοι με αυξημένες πωλήσεις τον Νοέμβριο.
Επίσης, οι Χώρες προέλευσης των μεγαλύτερων συναλλαγών του Νοεμβρίου διέφεραν από τη
συνήθη σύνθεση, καθώς περιλαμβάνουν στις πρώτες θέσεις την Κύπρο (εκροές 191,2 εκατ.
ευρώ - καθαρές πωλήσεις 157,55 εκατ. ευρώ), την Ελβετία από λογαριασμό omnibus* (108,4
εκατ. ευρώ - καθαρές πωλήσεις 106,5 εκατ. ευρώ) και το Λουξεμβούργο (εκροές 89,02 εκατ.
ευρώ - καθαρές πωλήσεις 84,98 εκατ. ευρώ)”, όπως επισημαίνει ο κ. Χατζηδάκης. *Οι
λογαριασμοί omnibus , όπως εξάλλου προκύπτει και από την ονομασία τους, αξιοποιούνται για
τη συλλογική συγκέντρωση και τήρηση τίτλων, στις περιπτώσεις ύπαρξης διαμεσολαβητών. Οι
λογαριασμοί των επιμέρους πελατών που τηρούνται στον καθένα διαμεσολαβητή είναι
πολυάριθμοι. Μικτά πρόσημα και ήπιες μεταβολές, χαρακτηρίζουν την εικόνα των κύριων
Ευρωπαϊκών Αγορών , με τους περισσότερους από τους ενεργούς traders να περιμένουν τις
αυριανές ανακοινώσεις για τον Δείκτη Τιμών Καταναλωτή Νοεμβρίου στις ΗΠΑ. Η προσοχή και
στις τελευταίες ανακοινώσεις έτους από ECB (12 Δεκεμβρίου) και Fed (17-18 Δεκεμβρίου), ενώ
ακολουθεί η BoE. Με μικτές διαθέσεις οι αποδόσεις στην Αγορά ομολόγων. Πιο συγκεκριμένα,
στο 4,14% αναρριχάται η απόδοση του Αμερικανικού 2ετους τίτλου, στο 4,23% αυτή του
αντίστοιχου 10ετους, στο 2,887% η απόδοση του Ελληνικού 10ετους τίτλου, στο 2,85% του
αντίστοιχου Γαλλικού. Μένοντας στους Κρατικούς τίτλους, η Pimco είναι λιγότερο πρόθυμη να
αγοράσει μακροπρόθεσμα ομόλογα του Αμερικανικού Δημοσίου, καθώς ανησυχεί για θέματα
βιωσιμότητας και την προοπτική ανόδου του πληθωρισμού υπό τον Ντόναλντ Τραμπ, ενώ
αναμένει ότι το επίπεδο του Ομοσπονδιακού χρέους των ΗΠΑ θα συνεχίσει να αυξάνεται. Ο
Γενικός Δείκτης κινήθηκε μεταξύ 1468,22 (+0,22%) και 1459,06 μονάδων (-0,40%). Στις 17.00
βρέθηκε στις 1461,3 (-0,25%) και ολοκλήρωσε τις συναλλαγές σε νέα χαμηλά και στις 1458,81
μονάδες, με ημερήσιες απώλειες 0,42%. Ο τζίρος στα 144,1 εκατ., από τα οποία τα 18,7 εκατ.
αφορούν προσυμφωνημένες συναλλαγές (ΕΤΕ, ΜΠΕΛΑ, ΑΛΦΑ, ΑΡΑΙΓ, MED, NOVAL,
ΕΥΡΩΒ, ΠΡΕΜΙΑ, ΟΤΕ, ΜΥΤΙΛ, ΠΕΙΡ, ΣΑΡ, ΕΕΕ), ενώ οι ΕΤΕ, ΕΥΡΩΒ, ΠΕΙΡ και ΜΥΤΙΛ
απασχόλησαν το 55% της συνολικής μικτής αξίας συναλλαγών. Από τον συνολικό τζίρο των
144,1 εκατ., τα 133 εκατ. αφορούν συναλλαγές σε μετοχές του FTSE25. Οι εκτιμήσεις των
αναλυτών “ Ο ΓΔ αντιμετωπίζει τη ζώνη των 1471 - 1475 μονάδων, ως την πλησιέστερη
περιοχή αντίστασης, κατά την τεχνική ανάλυσ η”, αναφέρει η Κύκλος ΑΧΕΠΕΥ. “ Όλη την
διάρκεια του 2024, το Χ.Α. κινείται μέσα σε ένα εύρος τιμών, το οποίο οι συμμετέχοντες έχουν
συνηθίσει. Για να μπορέσει να αλλάξει ένα επίπεδο, θα πρέπει να έρθει μία φάση της Αγοράς
που η κίνηση θα πετάξει εκτός αρκετά κεφάλαια, που θα πιστέψουν ότι θα βρεθεί και πάλι
ευκαιρία για τοποθέτηση σε χαμηλότερα επίπεδα. Δεν ξέρουμε αν η φάση αυτή έφτασε, μιας
και για πρώτη φορά το πτωτικό trend δοκιμάζεται να κατοχυρωθεί. Αυτό που ξέρουμε είναι ότι
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τα χαρτοφυλάκια θα πρέπει να έχουν συγκεκριμένη στρατηγική με ποσοστά και κανόνες, αν
θέλουν να κερδίσουν αυτά που η Αγορά προσφέρει. Η αναζήτηση πάτων, στόχων και κυμάτων
είναι απλά βοηθητική στην κίνηση της Αγοράς. Από την άλλη, θα υπάρξουν τίτλοι οι οποίοι
αποδίδουν στους δικούς τους χρόνους και όχι στους χρόνους που ορίζει ο ΓΔ ”, σημειώνει η
Fast Finance ΑΕΠΕΥ. “ Οι επενδυτές παραμένουν επιφυλακτικοί, εν όψει της αυριανής
εκτύπωσης του βασικού πληθωρισμού στις ΗΠΑ, η οποία αναμένεται να διαμορφώσει τη
στρατηγική της Fed, σχετικά με τις μειώσεις των επιτοκίων έως το 2025 ”, επισημαίνει η
Eurobank Equities. “ Περιμένουμε κάποιες κινήσεις κατοχύρωσης κερδών, μετά από έξι
συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις ”, αναφέρει στις δικές της εκτιμήσεις η Optima Bank. “ Η
δυναμική εξακολουθεί να δημιουργείται με τη βελτίωση του τζίρου, αλλά τα σημαντικά κέρδη
και η βραχυπρόθεσμη, τεχνικά, υπεραγορασμένη εικόνα μπορεί να διαμορφώσουν την πορεία
της Αγοράς ”, όπως σημειώνει η Beta Sec. “ Δεδομένου ότι υπάρχουν ανοδικά περιθώρια σε
πολλές Δεικτοβαρείς μετοχές, δεν βρίσκουμε λόγο να έχει ολοκληρωθεί η εν εξελίξει ανοδική
κίνηση στο Χ.Α .”, τονίζει η Depolas Investment Services. “ Στη Συρία, χρειάστηκαν λίγες μόνο
εβδομάδες για να ανατραπεί το καθεστώς του Άσαντ, με την Τουρκία να υποβοηθά τους,
Ισλαμικού προφίλ, αντάρτες να το πετύχουν, εκμεταλλευόμενη την μεταφορά των Ρώσων
Συμμάχων του Άσαντ στον πόλεμο της Ουκρανίας. Ανοίγει επομένως μια ακόμη εστία
αναταράξεων στη Μ. Ανατολή που θα απασχολήσει τους πάντες, με τους αναλυτές να
επισημαίνουν τους κινδύνους που μπορεί να συμβούν στο επόμενο διάστημα, καθώς
αυξάνεται ο γεωπολιτικός κίνδυνος από τις εξελίξεις στην Περιοχή , υπενθυμίζει ο Δημήτρης
Τζάνας. Παράλληλα, στη Γαλλία ο Πρόεδρος Μακρόν αναζητεί το κατάλληλο πρόσωπο για τη
θέση του Πρωθυπουργού, ώστε η νέα Κυβέρνηση να πετύχει την έγκριση του
προϋπολογισμού που στοχεύει στη μείωση του δημοσιονομικού ελλείμματος κατά μία
ποσοστιαία μονάδα, με την αντιπολίτευση (αριστερά και ακροδεξιά) να μη συνομολογεί. Την
ίδια ώρα, οι Αγορές τηρούν στάση αναμονής και ψυχραιμίας με τις αποδόσεις των 10ετων
τίτλων να σταθεροποιούνται στο 2,8% - 2,9%. Το βέβαιο πάντως είναι ότι τα πολιτικά δεδομένα
τόσο στη Γαλλία, όσο και στη Γερμανία, όπου θα προκηρυχθούν πρόωρες εκλογές, δεν
επιτρέπουν αισιοδοξία για την προώθηση των τολμηρών μεταρρυθμίσεων που εισηγείται η
έκθεση Ντράγκι και την εφαρμογή ενός νέου αμυντικού δόγματος, με τον Ντόναλντ Τραμπ να
απειλεί ότι θα επανεξετάσει τη συμμετοχή των ΗΠΑ στο ΝΑΤΟ, αν η Ευρώπη αρνηθεί να
δαπανήσει περισσότερα για την άμυνά της. Με τα παραπάνω δεδομένα, οι Διεθνείς Αγορές
κινούνται με νευρικότητα , έχοντας καταγράψει προηγουμένως ιστορικά υψηλές επιδόσεις τόσο
στη Wall Street όσο και στην Ευρώπη με το δείκτη Dax να ξεπερνά τις 20000 μονάδες,
προσπερνώντας τα προβλήματα της Γερμανικής Οικονομίας. Στην Ελλάδα όλα είναι
διαφορετικά. Οι Αλλοδαποί επενδυτές άλλαξαν τη στάση τους. Σε αυτό συνέβαλε η ξεκάθαρη
δήλωση του Έλληνα Πρωθυπουργού για μη επιβολή έκτακτης φορολογίας στις Τράπεζες στο
Road Show των Morgan Stanley - ΕΧΑΕ , τα θετικά στοιχεία για το ΑΕΠ του 3ου τριμήνου (στο
2,4% σε ετήσια βάση) και η αναβάθμιση του αξιόχρεου από την Scope Ratings. Σαν
αποτέλεσμα, το Ελληνικό Χρηματιστήριο κατέγραψε 6 συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις , με
τον ΓΔ να προσπερνά τις 1460 μονάδες και να επιδεικνύει διαφοροποιημένη συμπεριφορά σε
σχέση με τις Διεθνείς Αγορές. Υπό προϋποθέσεις, η ολιγοήμερη αυτονόμηση του Ελληνικού
Χρηματιστηρίου μπορεί να οδηγήσει σε περαιτέρω συνέχιση της ανοδικής του κίνησης στο
τελευταίο μήνα του έτους (year-end-rally) οδηγώντας τον ΓΔ πάνω από τις 1500 μονάδες. Θα
χρειαστούν νέες εισροές που θα μπορούσαν να προέλθουν, μεταξύ άλλων και από τη
ρευστότητα που θα απελευθερωθεί από τη δημόσια πρόταση για το σύνολο των μετοχών της
ΤΕΝΕΡΓ (μετοχών αξίας 800 εκατ. ευρώ που κατέχει το 30% των μετόχων), στο βαθμό που η
διαδικασία δρομολογηθεί άμεσα. Οι Ξένοι Οίκοι πάντως επανέρχονται με θετική διάθεση για
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τους Ελληνικούς τίτλους, με τη JP Morgan να αναβαθμίζει τις τιμές - στόχους των Τραπεζών
και την Goldman Sachs να εκτιμά, στο Συνέδριο της Capital Link, ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να
υπεραποδίδει, σε σχέση με τη υπόλοιπη Ν. Ευρώπη και την Ευρωζώνη. Σε κάθε περίπτωση,
οι θετικές προοπτικές της Ελληνικής Οικονομίας και των blue chips του Χρηματιστηρίου, θα
δοκιμαστούν στο ‘αχαρτογράφητο περιβάλλον’ υψηλής αβεβαιότητας που αναμένεται να
κυριαρχήσει στη συνέχεια ”, όπως εκτιμά ο κ. Τζάνας (σύμβουλος Διοίκησης Κύκλος ΑΧΕΠΕΥ).
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Τραπεζική διόρθωση στο Χρηματιστήριο Αθηνών - «Φρένο» στο 6ήμερο ανοδικό σερί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρηματιστήριο Αθηνών
Γενικός Δείκτης
Σε λελογισμένη κατοχύρωση των πρόσφατων ισχυρών κερδών προχώρησαν σήμερα οι
επενδυτές στο ελληνικό χρηματιστήριο. Ωστόσο, το profit taking ήταν ήπιου χαρακτήρα, με
κύριο χαρακτηριστικό τις επιλεκτικές κινήσεις. Οι τράπεζες, που ηγήθηκαν του 6ήμερου ράλι,
βρέθηκαν στο στόχαστρο των πωλητών, αλλά όχι σε σημείο ώστε να απομακρυνθεί ο Γενικός
Δείκτης από το κεκτημένο των 1.460 μονάδων.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τρίτης (10/12) ο Γενικός Δείκτης υποχώρησε κατά 6,15
μονάδες ή -0,42% και έκλεισε στις 1.458,81 μονάδες, που ήταν και το χαμηλό ημέρας. Σε
περίπου 10 μονάδες καθορίστηκε το εύρος διακύμανσης, με υψηλό ημέρας τις 1.468,22
μονάδες. Πρόκειται για την πρώτη πτώση του Χ.Α. εντός του Δεκεμβρίου. Η απόδοση του
δείκτη φέτος διαμορφώνεται σε +12,81%.
Οι τραπεζικές μετοχές αφομοίωσαν τα εντυπωσιακά κέρδη του τελευταίου 6ημέρου, με τους
περισσότερους τίτλους να χάνουν σχεδόν ή πάνω από -1%. Εξαίρεση η Εθνική Τράπεζα, η
οποία έμεινε σχεδόν αμετάβλητη, έχοντας στην «πλάτη» της τον θετικό καταλύτη της UBS.
Υπενθυμίζεται ότι η ελβετική τράπεζα τοποθέτησε την ΕΤΕ στις κορυφαίες επιλογές της (top
picks) στην Ευρώπη.
Υπήρξαν, βέβαια, και ορισμένες μετοχές που λειτούργησαν ως «ανάχωμα» στη σημερινή
υποχώρηση του Χρηματιστηρίου. Ο λόγος για την Jumbo, τη ΔΕΗ, αλλά και τις Intralot –
Austriacard από τη μεσαία κεφαλαιοποίηση, με την πρώτη να λαμβάνει ώθηση από την
αύξηση των πωλήσεων κατά +7% στο 11μηνο, όπως ανακοίνωσε σήμερα η διοίκηση της
εισηγμένης.
Συνέχιση του ράλι στην Αθήνα;
Παρά τη σημερινή πτώση, επικρατεί κατάσταση ευφορίας στην εγχώρια αγορά, κάνοντας
ιδανική πρεμιέρα στον Δεκέμβριο. Μέχρι πρότινος, ο Γενικός Δείκτης είχε σημειώσει μόνο
θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, κερδίζοντας αθροιστικά
πάνω από 70 μονάδες ή +5,13%, υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460 μονάδων (υψηλό δύο
και πλέον μηνών). Οι τράπεζες ηγήθηκαν του ράλι, καταγράφοντας άνοδο +13,29% στο
6ήμερο, με αποτέλεσμα να «αγγίζουν» τις 1.300 μονάδες που ανοίγουν τις πύλες για τα φετινά
ρεκόρ.
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση της ανόδου και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι
το τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε
περίπτωση διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της
νέας χρονιάς (January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και
παρουσιάζουν αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
Από την άλλη πλευρά, η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις
παγκόσμιες αγορές, καθώς οι traders περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις
ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν αύριο και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που
θα διαμορφώσει η Federal Reserve για τη νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης
στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο, αλλά και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα,
που επιβαρύνουν την επενδυτική ψυχολογία.
Η προσοχή παραμένει στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post Investment
Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα του
Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο CEO
της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για προσέλκυση
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νέων επενδυτών.
Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» +10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει τα
100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
Ισορροπία μεταξύ αγοραστών και πωλητών στις διεθνείς αγορές
Κλείσιμο
Σε ελεγχόμενο profit taking έχουν επιδοθεί οι traders στη Wall Street, με τους βασικούς δείκτες
να υποχωρούν αλλά να μην απομακρύνονται από τα ιστορικά υψηλά τους. Ήπια ανοδικό το
σημερινό ξεκίνημα, με τον Nasdaq να ανακάμπτει και να διαπραγματεύεται στο +0,6%.
Αντίθετα, ο Dow Jones κινείται πτωτικά κατά -0,2%. Επιπλέον, τηρείται στάση αναμονής ενόψει
της ανακοίνωσης των στοιχείων για τον πληθωρισμό (CPI) την ερχόμενη Τετάρτη.
Διορθωτικές τάσεις επικρατούν στα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να υποχωρεί
κατά -0,35% και να διαπραγματεύεται κάτω από τις 520 μονάδες. Μεταξύ -0,2% και -0,8% οι
απώλειες των κυριότερων δεικτών. Εξαίρεση ο γερμανικός DAX, ο οποίος ενισχύεται κατά
+0,2% οδεύοντας προς νέο ρεκόρ. Οι επενδυτές παρακολουθούν τις πολιτικές εξελίξεις στη
Γαλλία, ενώ παράλληλα περιμένουν την απόφαση της ΕΚΤ την Πέμπτη με μία νέα μείωση των
επιτοκίων κατά 25 μονάδες βάσης να αποτελεί το επικρατέστερο σενάριο.
Μεικτή η εικόνα στα ασιατικά χρηματιστήρια, με τους δείκτες σε Κίνα και Ιαπωνία να κλείνουν
σε ανοδικό έδαφος. Υψηλότερα κατά +2,4% κινήθηκε ο Kospi στη Νότια Κορέα, σε μία
προσπάθεια επαναφοράς από την πολιτική κρίση που επικρατεί στη χώρα. Από την άλλη
πλευρά, πτωτικές ήταν οι τάσεις σε Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
Διαβάστε περισσότερα οικονομικά νέα στο Newmoney.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Ποιος ελέγχει τι στη Συρία: Ο χάρτης με τις περιοχές τζιχαντιστών και άλλων ανταρτών, οι
Κούρδοι πολεμούν ακόμη με τουρκικές δυνάμεις
Καρατομήθηκαν όλοι οι επικεφαλής υγειονομικού του στρατού και ο διοικητής του «424»
Βρέθηκε 1 εκατ. σε μετρητά σε 5 πολεοδόμους και 15 ιδιώτες στη Χαλκιδική - 21 συλλήψεις για
παράνομες άδειες και «γρηγορόσημα»
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Χρ. Μεγάλου: Πάνω από 2,5 δισ. ευρώ οι νέες πιστώσεις της Πειραιώς το 2024
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη. Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό
Σύστημα ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής
οικονομίας και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών
που κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
 
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
 
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
 
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
 
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025. Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι
ελληνικές τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να
εξασφαλίσουν το μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς
είμαστε βασικός εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την
οικονομική πρόοδο της χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
 
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
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Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
 
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
 
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε. Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της
τεχνητής νοημοσύνης. Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό
βοηθό chatbot με υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ
τα πιλοτικά μας προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της
ικανοποίησης των πελατών κατά 30%.
 
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε. Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας
συνδέει την οικονομική ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο
πρόγραμμα Equall. Οι δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που
υποστηρίζουν γυναίκες, παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από
το 2022. Η πολιτιστική κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η
Πειραιώς υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Xρ. Μεγάλου στο Capital Link Forum: 40 δισ. για στρατηγικούς κλάδους της οικονομίας
έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα “The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα ως
Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας και
την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που κατέβαλε η
Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ. ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
“Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας”.
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. “Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας”, ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Ειδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
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που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ. 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής. 
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031. 
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια. 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές. 
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
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σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα. 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά. 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε. 
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Μαύρος (ΔΕΗ Ανανεώσιμες): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης.
Newsroom
10 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2024
SHARE
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Τους στόχους του ομίλου ΔΕΗ στις ΑΠΕ παρουσίασε ο Κωνσταντίνος Μαύρος
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050. Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για
«συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και
εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας, με ενσωμάτωση της
ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της Eurelectric».
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Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.

https://www.esgstories.gr/business-news/mayros-dei-ananeosimes-apo-neo-simeio-ekkinisis-oi-ape-2025


https://www.newmoney.gr/category/fine-living/

 Publication date: 10/12/2024 17:40

 Similar Stats ranking (Greece): 124

 link

Τραπεζική διόρθωση στο Χρηματιστήριο Αθηνών – «Φρένο» στο 6ήμερο ανοδικό σερί
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πρώτη συνεδρίαση απωλειών εντός του Δεκεμβρίου - Στο χαμηλό ημέρας έκλεισε ο Γενικός
Δείκτης, κάτω από τις 1.460 μονάδες - Άνω του -1% η πτώση για τις περισσότερες μετοχές των
συστημικών τραπεζών - Μorgan Stanley: Οι συζητήσεις για Motor Oil και HELLENiQ
Energy στο Λονδίνο
Σε λελογισμένη κατοχύρωση των πρόσφατων ισχυρών κερδών προχώρησαν σήμερα οι
επενδυτές στο ελληνικό χρηματιστήριο. Ωστόσο, το profit taking ήταν ήπιου χαρακτήρα, με
κύριο χαρακτηριστικό τις επιλεκτικές κινήσεις. Οι τράπεζες, που ηγήθηκαν του 6ήμερου ράλι,
βρέθηκαν στο στόχαστρο των πωλητών, αλλά όχι σε σημείο ώστε να απομακρυνθεί ο Γενικός
Δείκτης από το κεκτημένο των 1.460 μονάδων.
Ειδικότερα, στη συνεδρίαση της Τρίτης (10/12) ο ΓΔ υποχώρησε κατά 6,15 μονάδες ή -0,42%
και έκλεισε στις 1.458,81 μονάδες, που ήταν και το χαμηλό ημέρας. Σε περίπου 10 μονάδες
καθορίστηκε το εύρος διακύμανσης, με υψηλό ημέρας τις 1.468,22 μονάδες. Πρόκειται για την
πρώτη πτώση του Χ.Α. εντός του Δεκεμβρίου. Η απόδοση του δείκτη φέτος διαμορφώνεται σε
+12,81%.
Οι τραπεζικές μετοχές αφομοίωσαν τα εντυπωσιακά κέρδη του τελευταίου 6ημέρου, με τους
περισσότερους τίτλους να χάνουν πάνω από -1%. Εξαίρεση η Εθνική Τράπεζα, η οποία έμεινε
σχεδόν αμετάβλητη, έχοντας στην «πλάτη» της τον θετικό καταλύτη της UBS. Υπενθυμίζεται
ότι η ελβετική τράπεζα τοποθέτησε την ΕΤΕ στις κορυφαίες επιλογές της (top picks) στην
Ευρώπη.
Υπήρξαν, βέβαια, και ορισμένες μετοχές που λειτούργησαν ως «ανάχωμα» στη σημερινή
υποχώρηση του Χρηματιστηρίου. Ο λόγος για την Jumbo, τη ΔΕΗ, αλλά και τις Intralot –
Dimand – Austriacard από τη μεσαία κεφαλαιοποίηση, με την πρώτη να λαμβάνει ώθηση από
την αύξηση των πωλήσεων κατά +7% στο 11μηνο, όπως ανακοίνωσε σήμερα η διοίκηση της
εισηγμένης.
Σε υψηλά επίπεδα ο τζίρος
Απώλειες -0,79% κατέγραψε σήμερα ο τραπεζικός δείκτης, με αποτέλεσμα να κλείσει στις
1.291,66 μονάδες. Ο FTSE 25 (υψηλής κεφαλαιοποίησης) σημείωσε πτώση -0,47% στις
3.559,05 μονάδες και ο Mid Cap (μεσαίας κεφαλαιοποίησης) έχασε -0,08% στις 2.298,15
μονάδες. Χαμηλότερα κατά -1,07% κινήθηκε ο FTSE IN (βιομηχανίες) σταματώντας στις
6.951,47 μονάδες.
Αυξημένος παρέμεινε και σήμερα ο τζίρος, με τη συναλλακτική δραστηριότητα να
διαμορφώνεται στα 142,242 εκατ. ευρώ, εκ των οποίων τα 18,65 εκατ. ευρώ αφορούσαν σε
πακέτα. Στα 27,945 εκατ. ευρώ ο τζίρος της ΕΤΕ και στα 20,771 εκατ. ευρώ ο αντίστοιχος της
Eurobank. Η κεφαλαιοποίηση της αγοράς ανέρχεται στα 102,753 δισ. ευρώ. Θετικά πρόσημα
κατέγραψαν 41 τίτλοι, έναντι 63 που υποχώρησαν και 19 που έμειναν αμετάβλητοι.
Στις συστημικές τράπεζες, η Πειραιώς διολίσθησε κατά -2,02% στα 3,84 ευρώ και
ακολούθησαν η Alpha Bank (-1,67% στο 1,621 ευρώ), η Eurobank (-0,22% στα 2,245 ευρώ)
και η Εθνική (-0,08% στα 7,74 ευρώ).
Συνέχιση του ράλι στην Αθήνα;
Παρά τη σημερινή πτώση, επικρατεί κατάσταση ευφορίας στην εγχώρια αγορά, κάνοντας
ιδανική πρεμιέρα στον Δεκέμβριο. Μέχρι πρότινος, ο Γενικός Δείκτης είχε σημειώσει μόνο
θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, κερδίζοντας αθροιστικά
πάνω από 70 μονάδες ή +5,13%, υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460 μονάδων (υψηλό δύο
και πλέον μηνών). Οι τράπεζες ηγήθηκαν του ράλι, καταγράφοντας άνοδο +13,29% στο
6ήμερο, με αποτέλεσμα να «αγγίζουν» τις 1.300 μονάδες που ανοίγουν τις πύλες για τα φετινά
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ρεκόρ.
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση της ανόδου και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι
το τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε
περίπτωση διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της
νέας χρονιάς (January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και
παρουσιάζουν αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
Από την άλλη πλευρά, η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις
παγκόσμιες αγορές, καθώς οι traders περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις
ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν αύριο και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που
θα διαμορφώσει η Federal Reserve για τη νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης
στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο, αλλά και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα,
που επιβαρύνουν την επενδυτική ψυχολογία.
Η προσοχή παραμένει στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post Investment
Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα του
Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο CEO
της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για προσέλκυση
νέων επενδυτών.
Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» +10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει τα
100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
Ισορροπία μεταξύ αγοραστών και πωλητών στις διεθνείς αγορές
Σε ελεγχόμενο profit taking έχουν επιδοθεί οι traders στη Wall Street, με τους βασικούς δείκτες
να υποχωρούν αλλά να μην απομακρύνονται από τα ιστορικά υψηλά τους. Ήπια ανοδικό το
σημερινό ξεκίνημα, με τον Nasdaq να ανακάμπτει και να διαπραγματεύεται στο +0,6%.
Αντίθετα, ο Dow Jones κινείται πτωτικά κατά -0,2%. Επιπλέον, τηρείται στάση αναμονής ενόψει
της ανακοίνωσης των στοιχείων για τον πληθωρισμό (CPI) την ερχόμενη Τετάρτη.
Διορθωτικές τάσεις επικρατούν στα ευρωπαϊκά χρηματιστήρια, με τον Stoxx 600 να υποχωρεί
κατά -0,35% και να διαπραγματεύεται κάτω από τις 520 μονάδες. Μεταξύ -0,2% και -0,8% οι
απώλειες των κυριότερων δεικτών. Εξαίρεση ο γερμανικός DAX, ο οποίος ενισχύεται κατά
+0,2% οδεύοντας προς νέο ρεκόρ. Οι επενδυτές παρακολουθούν τις πολιτικές εξελίξεις στη
Γαλλία, ενώ παράλληλα περιμένουν την απόφαση της ΕΚΤ την Πέμπτη με μία νέα μείωση των
επιτοκίων κατά 25 μονάδες βάσης να αποτελεί το επικρατέστερο σενάριο.
Μεικτή η εικόνα στα ασιατικά χρηματιστήρια, με τους δείκτες σε Κίνα και Ιαπωνία να κλείνουν
σε ανοδικό έδαφος. Υψηλότερα κατά +2,4% κινήθηκε ο Kospi στη Νότια Κορέα, σε μία
προσπάθεια επαναφοράς από την πολιτική κρίση που επικρατεί στη χώρα. Από την άλλη
πλευρά, πτωτικές ήταν οι τάσεις σε Αυστραλία και Χονγκ Κονγκ.
Διαβάστε ακόμη
Capital Link: Επενδύοντας στο μέλλον των υποδομών – Πού εστιάζουν οι ηγέτες του κλάδου
(pics)
Ο «πόλεμος» των Μέρντοχ για το τιμόνι του Fox News και η συντηρητική του πορεία
Κλαούντια Πανσέρι (UBS): Η Γαλλία πρέπει να μειώσει δαπάνες, δημόσιους υπάλληλους και
να πουλήσει κρατική περιουσία
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Χρ. Μεγάλου: Πάνω από 2,5 δισ. ευρώ οι νέες πιστώσεις της Πειραιώς το 2024
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν

https://www.thestival.gr/eidiseis/trapezika-nea/piraeus/chr-megaloy-pano-apo-25-dis-eyro-oi-nees-p/


http://www.thestival.gr/

 Publication date: 10/12/2024 17:29

 Similar Stats ranking (Greece): 190

 link

ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε

https://1voice.gr/o-al-exarchoy-sto-capital-link-invest-in-greece-forum/


https://1voice.gr/

 Publication date: 10/12/2024 17:27

 Similar Stats ranking (Greece): 1249

 https://1voice.gr/o-al-exarchoy-sto-capital-link-invest-in-greece-forum/

σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Τράπεζα Πειραιώς: Μερίσματα 50% για το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Τράπεζα Πειραιώς έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να
υπερβεί τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και…
Κωνσταντίνα Δαλαμάνη
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος
της Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες (9/12) στο 26ο Capital Link Invest in
Greece Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Τράπεζα Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Τράπεζα
Πειραιώς πάνω από 2,5 δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας,
όπως η ενέργεια, ο τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα
επιταχύνει τον οικονομικό της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο
τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας,
τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα Πειραιώς επανέφερε τη διανομή μερισμάτων,
ενώ για τα επόμενα 4 χρόνια θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής ανάπτυξης
και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10 δισ.
ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του ενεργητικού
μας».
Ο ίδιος εκτίμησε ότι η Τράπεζα Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Τράπεζα Πειραιώς είμαστε
βασικός εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την
οικονομική πρόοδο της χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα Πειραιώς έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να
υπερβεί τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον,
χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη
νέα περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του
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Ελληνικού, καθώς και την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο
έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Τράπεζα Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Τράπεζας Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική
οικονομία αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές
υπηρεσίες. Στην Τράπεζα Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες
και έχουμε σήμερα 11 δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την
ηγετική θέση στις πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική
ανάπτυξη ύψους 1 δισ. ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Τράπεζας Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ.
Μεγάλου, οι άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε
εθνικό επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Τράπεζα Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής
νοημοσύνης. Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό
chatbot με υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα
πιλοτικά μας προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της
ικανοποίησης των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Τράπεζα Πειραιώς
υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Κ. Μαύρος (ΔΕΗ Ανανεώσιμες): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NEWSROOM IEFIMERIDA.GR
10/12/2024  17:04
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος.
Αυτά ανέφερε μεταξύ άλλων στην παρέμβασή του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital
Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE - SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT
UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει
φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς
ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
«Ο όμιλος ΔΕΗ θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ΑΠΕ»
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Νέα Υόρκη: Παρουσίαση του Ρόλου του Κατασκευαστικού Τομέα στην Ελληνική
Οικονομία και του Στρατηγικού Σχεδίου του Ομίλου ΑΒΑΞ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ παρουσίασε, στη Νέα Υόρκη, ο εντεταλμένος σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ,
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum
Στην ομιλία του, ο κ. Μιτζάλης τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται
και πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μία θετική στροφή που
πρέπει να διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη
τελευταία 10ετία.
«Τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης είναι το κλειδί
για μία υγιή αγορά. Θα αφήσει, επίσης, στις εταιρείες το απαραίτητο περιθώριο στον
ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη»,
πρόσθεσε ο κ. Μιτζάλης και υπογράμμισε: «Η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου,
μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της
αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές».
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Κοντοζαμάνης: Ποιοι είναι οι πέντε τομείς που παρουσιάζουν τις μεγαλύτερες
αναπτυξιακές δυνατότητες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία στο 26ο Capital Link Forum στη Νέα Υόρκη
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης υποστήριξε ότι ο τομέας της υγείας θα είναι ένας από τους πιο
ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις
Ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, μιλώντας στο 26ο Capital
Link Forum στη Νέα Υόρκη ανέφερε ότι τα επόμενα χρόνια ο τομέας της υγείας θα είναι ένας
από τους πιο ελκυστικούς τομείς για επενδύσεις.
Η Eλληνική Kυβέρνηση έχει ήδη εισαγάγει μια σειρά μεταρρυθμίσεων για την ενίσχυση του
τομέα της υγείας που δίνουν τη δυνατότητα στη χώρα να αποτελέσει κόμβο καινοτομίας.
Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται επίσης στην ενσωμάτωση της καινοτομίας και της τεχνολογίας στο
σύστημα υγείας, στην υποστήριξη νεοφυών επιχειρήσεων, στην επένδυση σε υποδομές και
στην εισαγωγή νέων μοντέλων υγειονομικής φροντίδας.
Η Ελλάδα έχει θέσει τις βάσεις για να γίνει παγκοσμίως ανταγωνιστική στον τομέα της
βιοτεχνολογίας, της παραγωγής φαρμακευτικών προϊόντων, τις κλινικές δοκιμές, τις υπηρεσίες
ψηφιακής υγείας και τις βιοφαρμακευτικές υπηρεσίες.
Η Ελληνική Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί για ένα ισχυρό, αποτελεσματικό και ανθεκτικό σύστημα
υγείας που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες των πολιτών και η αποδοτικότητα και
αποτελεσματικότητα του θα μετριέται σε όρους αξίας της υγειονομικής παρέμβασης. Οι
διαρθρωτικές αλλαγές και μεταρρυθμίσεις, που βρίσκονται ήδη σε εξέλιξη, δημιουργούν ένα
ευνοϊκό επενδυτικό περιβάλλον, με σημαντικό αριθμό διεθνών επενδυτών να έχουν ήδη ένα
ισχυρό αποτύπωμα στη χώρα.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις – Η
ανεργία μειώθηκε στο μισό
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Χρ. Μεγάλου: Πάνω από 2,5 δισ. ευρώ οι νέες πιστώσεις της Πειραιώς το 2024
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Χρ. Μεγάλου: Πάνω από 2,5 δισ. ευρώ οι νέες πιστώσεις της Πειραιώς το 2024
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη. Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό
Σύστημα ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής
οικονομίας και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών
που κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
 
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
 
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
 
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
 
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025. Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι
ελληνικές τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να
εξασφαλίσουν το μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς
είμαστε βασικός εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την
οικονομική πρόοδο της χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
 
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
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Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
 
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
 
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε. Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της
τεχνητής νοημοσύνης. Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό
βοηθό chatbot με υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ
τα πιλοτικά μας προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της
ικανοποίησης των πελατών κατά 30%.
 
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε. Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας
συνδέει την οικονομική ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο
πρόγραμμα Equall. Οι δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που
υποστηρίζουν γυναίκες, παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από
το 2022. Η πολιτιστική κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η
Πειραιώς υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Xρ. Μεγάλου (Τρ. Πειραιώς): 40 δισ. ευρώ έως το 2027 σε στρατηγικούς κλάδους της
οικονομίας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
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Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Χρ. Μεγάλου: Πάνω από 2,5 δισ. ευρώ οι νέες πιστώσεις της Πειραιώς το 2024
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
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ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Μαύρος (ΔΕΗ): Το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής στην
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική του Πράσινη Συμφωνία
Σχετικά Άρθρα
Μαύρος (ΔΕΗ Ανανεώσιμες): Όσο βελτιώνονται τα δίκτυα θα μειώνεται και η πλεονάζουσα
παραγωγή προς όφελος του καταναλωτή
05/12/2024 - 09:04
Μαύρος (ΔΕΗ): Η ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας στην Ευρώπη περνάει μέσα από την
ενεργειακή μετάβαση και την κλιματική διπλωματία
13/11/2024 - 14:12
Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): H ΔΕΗ ενεργειακός ηγέτης στη ΝΑ Ευρώπη - Η σημασία των
επενδύσεων σε ΑΠΕ
02/07/2024 - 12:30
Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025, υπογράμμισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο "GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE", το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες σημείωσε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε, δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας, καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο κ. Μαύρος παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027.
Πρόσθεσε ότι ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση
κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. «Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο
Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν
ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
«Η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον "εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
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δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής.
«O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική του Πράσινη Συμφωνία ("Green Deal”) και διαδραματίζει
καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές
χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και
συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας».
www.bankingnews.gr
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Xρ. Μεγάλου στο Capital Link Forum: 40 δισ. για στρατηγικούς κλάδους της οικονομίας
έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ένα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα "The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα ως
Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας και
την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που κατέβαλε η
Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ. ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
"Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας".
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. "Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας", ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Ειδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
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που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
CAPITAL LINK
ΤΡΑΠΕΖΑ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΕΓΑΛΟΥ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Αλ. Εξάρχου, AKTOR: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται - ανάγκη για
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.

https://www.epixeiro.gr/article/517053


http://sofokleous10.gr/

 Publication date: 10/12/2024 16:58

 Similar Stats ranking (Greece): 11105

 link

Stournaras: How Greece turned the financial crisis into a success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 
The Governor of the Bank of Greece, Giannis Stournaras, reviewed the course of the Greek
economy, highlighting its progress, challenges and prospects, in a wide-ranging speech at the
Capital Link conference in New York. From joining the Eurozone to regaining investment grade
status, Stournaras outlined how the country turned the financial crisis into a “success story.”
Furthermore, at --conference dinner, he was presented with the “Hellenic Leadership Award” in
recognition of his substantial and long-standing commitment and contribution to the economy
of Greece and Europe, and his decisive contribution to both Greece’s remaining in the
Eurozone and the recovery of the Greek economy.
The dinner was opened with a short speech by the Greek Ambassador to the United States,
Mrs. Ekaterini Nasika.
The Ambassador said that Mr. Stournaras is a prominent figure in the Greek economy, who
played a key role in stabilizing the Greek economy during the critical decade 2009-2019.
Studied at Oxford and with a long university career, she said, he has contributed both from
academic and public positions, such as Finance Minister in 2012 and Governor of the Bank of
Greece since 2014.
Nasika stressed that during the peak of the crisis in 2015, Stournaras maintained the
independence and integrity of the institution he served, protecting the stability of the banking
system and remained optimistic, projecting the potential of the Greek economy, while his
predictions of recovery were fulfilled.
Stournaras Nasika also said “is characterized by resilience, composure and dedication, both
professionally and personally. His steady contribution and leadership make him a central pillar
of the Greek economic recovery and a model public servant.”
Mr. Stournaras was introduced by the American billionaire and Chairman of “Paulson & Co, Mr.
John Paulson. Mr. Paulson stressed, among other things, that under the leadership of Prime
Minister Kyriakos Mitsotakis, Greece has become an economic leader in Europe, achieving
rapid growth and stability through tax cuts, reduction of bureaucracy and fiscal discipline.
- Stournaras: How Greece turned the financial crisis into a success story appeared first on
ProtoThema English.
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Σδούκου: Σχεδιάζουμε επενδύσεις 95,9 δισ. ευρώ έως το 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
«Με έναν σαφή οδικό χάρτη για το μέλλον, σχεδιάζουμε επενδύσεις ύψους 436
δισεκατομμυρίων ευρώ έως το 2050, περιλαμβάνοντας 95,9 δισεκατομμύρια ευρώ έως το
2030» δήλωσε η υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου στο 26ο
Ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που διεξήχθη τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου στη Νέα
Υόρκη. Η κα Σδούκου πρόσθεσε πως οι εν λόγω επενδύσεις θα αφορούν σε «ανανεώσιμες
πηγές ενέργειας, διασυνδέσεις, υποδομές φυσικού αερίου και ανανεώσιμων αερίων,
αποθήκευση ενέργειας, καθώς και δέσμευση, αποθήκευση και αξιοποίηση άνθρακα».
Αυτές οι επενδύσεις θα έχουν σημαντικό κοινωνικοοικονομικό αντίκτυπο, μειώνοντας το κόστος
ενέργειας για τους καταναλωτές, συμβάλλοντας κατά 2,5% στο ΑΕΠ μας και δημιουργώντας
και διατηρώντας 200.000 θέσεις εργασίας ετησίως για τα επόμενα 25 χρόνια, συνέχισε η
υφυπουργός. Παράλληλα, επισήμανε πως «η Ελλάδα έχει πετύχει επιτεύγματα που κάποτε
θεωρούνταν αδύνατα. Έχουμε μειώσει τις εκπομπές αερίων του θερμοκηπίου κατά 43%
(2005-2022), διπλασιάσει τη δυναμικότητα ανανεώσιμων πηγών ενέργειας από το 2018,
μειώσει την ηλεκτροπαραγωγή από λιγνίτη μόλις στο 6% και ενισχύσει την ενεργειακή
ασφάλεια στη Νοτιοανατολική Ευρώπη μέσω στοχευμένων επενδύσεων σε υποδομές φυσικού
αερίου».
Τέλος, μιλώντας για τη θέση της Ελλάδας στο διεθνές περιβάλλον, η Αλεξάνδρα Σδούκου
σχολίασε πως «είμαστε μια μικρή χώρα σε έναν μεγάλο κόσμο που έχει απεγνωσμένα ανάγκη
από ασφάλεια και ηγεσία. Όμως ανταποκρινόμαστε στις προκλήσεις – κάνουμε το καθήκον
μας!».
Επισημαίνεται πως το 26ο Ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum ήταν μια ευκαιρία για
σύσφιξη των επιχειρηματικών σχέσεων μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ και συμμετείχαν σε αυτό
σημαντικά πολιτικά πρόσωπα από την Ελλάδα. Μεταξύ άλλων, συμμετείχαν ο πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας, ο
υφυπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, Νίκος Παπαθανάσης, η υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως και η υφυπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου.
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Μεγάλου: Πάνω από 2,5 δισ. ευρώ οι νέες πιστώσεις της Πειραιώς το 2024
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Voria.gr
10/12/2024
16:40
Η ομιλία του CEO της Τράπεζας Πειραιώς στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth» (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ.ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
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δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται μέχρι το τέλος της δεκαετίας,
αναγκαίες οι σοβαρές μεταρρυθμίσεις ΡΟΗ ΕΙΔΗΣΕΩΝ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Tο Ποντίκι Web
TΟ ΠΟΝΤΙΚΙ WEB
Η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον μέχρι και το τέλος της
δεκαετίας κατά την εκτίμηση του Προέδρου και Διευθύνοντα Συμβούλου του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρου Εξάρχου, σύμφωνα με όσα υποστήριξε στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in
Greece Forum στη Νέα Υόρκη. Παρόλα αυτά τόνισε ότι απαιτούνται διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της.
Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της Παγκρήτιας
Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη,
καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και
έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Μανώλης Σιγάλας: Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την Ελλάδα
του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και
των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς
πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω
συνεργασιών με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε,  οι ελληνικές εταιρείες
μπορούν και πρέπει να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια,
περιλαμβανομένων των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical
Corridor) μεταξύ Ελλάδας, Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα
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ανοικοδόμησης, αλλά και το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η
πρόσφατη ευρωπαϊκή εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα
κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα, Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα
(2011-σήμερα).Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής
Νοημοσύνης (ΑΙ) σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να
δημιουργήσουν υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας».
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Τράπεζα Πειραιώς: Μερίσματα 50% για το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας,
τόνισε ο κ. Μεγάλου στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum
Eνα τραπεζικό σύστημα σταθερό, κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο θα στηρίξει τη
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της
Τράπεζας Πειραιώς Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας χθες (9/12) στο 26ο Capital Link Invest in
Greece Forum στη Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Τράπεζα Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Τράπεζα Πειραιώς
πάνω από 2,5 δισ. ευρώ, στηρίζοντας στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η
ενέργεια, ο τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον
οικονομικό της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας
ενισχύεται ως βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Τράπεζα Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή
στην κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την
εστίαση στη λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή
τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα Πειραιώς επανέφερε τη διανομή μερισμάτων,
ενώ για τα επόμενα 4 χρόνια θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής ανάπτυξης
και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10 δισ. ευρώ
που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του ενεργητικού μας».
Ο ίδιος εκτίμησε ότι η Τράπεζα Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Τράπεζα Πειραιώς είμαστε
βασικός εταίρος για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την
οικονομική πρόοδο της χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα Πειραιώς έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να
υπερβεί τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o
αγροδιατροφικός τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον,
χρηματοδοτεί μεγάλα έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη
νέα περιφερειακή οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του
Ελληνικού, καθώς και την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο
έργο ανάπτυξης δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers
μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
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αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Τράπεζα Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Τράπεζας Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική
οικονομία αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές
υπηρεσίες. Στην Τράπεζα Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες
και έχουμε σήμερα 11 δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την
ηγετική θέση στις πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική
ανάπτυξη ύψους 1 δισ. ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Τράπεζας Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ.
Μεγάλου, οι άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε
εθνικό επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Τράπεζα Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής
νοημοσύνης. Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό
chatbot με υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα
πιλοτικά μας προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της
ικανοποίησης των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Τράπεζα Πειραιώς
υποστηρίζει εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο
πολιτισμός είναι ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
Διαβάστε ακόμη
Μάριο Ντράγκι: «Κενό ηγεσίας» στην ΕΕ
Επιχειρήσεις: Λήγει η προθεσμία για επιχορήγηση έως 100% με την πρόσληψη ανέργων
Στο ασφαλές καταφύγιο του δολαρίου στρέφονται οι επενδυτές (πίνακες)
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Κ. Μαύρος (ΔΕΗ Ανανεώσιμες): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Κωνσταντίνος Μαύρος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
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του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Χρ. Μεγάλου: Χρονιά - ορόσημο το 2024 για την Πειραιώς, οι στόχοι
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μιλώντας στο συνέδριο της Capital Link, ο επικεφαλής της Πειραιώς τόνισε ότι η τράπεζα
διατηρεί τον στόχο για συνεχή αύξηση των χορηγήσεων, προς στήριξη των δυναμικών τομέων
της οικονομίας.
Η μακροπρόθεσμη ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας μπορεί να στηριχθεί από ένα σταθερό,
κερδοφόρο και πραγματικά σύγχρονο τραπεζικό σύστημα, όπως υπογράμμισε ο επικεφαλής
της Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, μιλώντας στο 26ο Capital Link Invest in Greece Forum στη
Νέα Υόρκη.
Με θέμα «The Greek Banking Sector as a Pillar of Growth (Το Ελληνικό Τραπεζικό Σύστημα
ως Πυλώνας Ανάπτυξης), o κ. Μεγάλου αναφέρθηκε στις επιδόσεις της ελληνικής οικονομίας
και την πρόοδο των τελευταίων ετών, η οποία είναι η απόδειξη των προσπαθειών που
κατέβαλε η Πολιτεία και γενικότερα οι υπεύθυνοι χάραξης πολιτικής, οι επιχειρήσεις και τα
χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, όπως η Πειραιώς, που συνεργάστηκαν για να
επαναπροσδιορίσουν ένα νέο οικονομικό μέλλον για τη χώρα.
Η ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, σχεδόν τετραπλάσια του ευρωπαϊκού μέσου όρου,
συνδέεται με τις επιδόσεις του εγχώριου τραπεζικού συστήματος που έχει χορηγήσει από τις
αρχές του 2024 νέες πιστώσεις ύψους 7-8 δισ. ευρώ, εκ των οποίων η Πειραιώς πάνω από 2,5
δισ. ευρώ, στηρίζοντας  στρατηγικά σημαντικούς τομείς της οικονομίας, όπως η ενέργεια, ο
τουρισμός, η γεωργία και η τεχνολογία, ανέφερε. Καθώς η Ελλάδα επιταχύνει τον οικονομικό
της μετασχηματισμό σε μια ζωντανή σύγχρονη οικονομία, ο τραπεζικός τομέας ενισχύεται ως
βασικός παράγοντας βιώσιμης ανάπτυξης και καινοτομίας, τόνισε ο κ. Μεγάλου.
Αναφερόμενος στην Πειραιώς, χαρακτήρισε το 2024 χρονιά ορόσημο, με επιστροφή στην
κερδοφορία χάρη στις καινοτόμες ψηφιακές λύσεις, τις βιώσιμες πρακτικές και την εστίαση στη
λειτουργική αποδοτικότητα που είναι από τις υψηλότερες στην ευρωπαϊκή τραπεζική αγορά.
«Μετά την πλήρη ιδιωτικοποίηση, η Τράπεζα επανέφερε τη διανομή μερισμάτων, ενώ για τα
επόμενα 4 χρόνια στην Πειραιώς θα προχωρήσουμε μέσω ενός συνδυασμού οργανικής
ανάπτυξης και στρατηγικών πρωτοβουλιών, με στόχο καθαρή πιστωτική επέκταση ύψους 10
δισ. ευρώ που αναμένεται να αυξήσει τα καθαρά έσοδα από προμήθειες στο 0,9% του
ενεργητικού μας».
Ο CEO της Πειραιώς εκτίμησε ότι η Πειραιώς θα επωφεληθεί από το θετικό μακροοικονομικό
περιβάλλον, τη διατηρήσιμη κερδοφορία και τη σύγκλιση της μερισματικής πολιτικής με τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, με στόχο τη διανομή μερίσματος αντίστοιχο με το 50% των κερδών του
2025.
Σε αυτή τη νέα εποχή που χαρακτηρίζεται από υψηλή ανάπτυξη και ευκαιρίες, οι ελληνικές
τράπεζες μπορούν να υποστηρίξουν βασικούς τομείς της οικονομίας για να εξασφαλίσουν το
μακροπρόθεσμο μέλλον της, είπε ο κ. Μεγάλου. «Εμείς στην Πειραιώς είμαστε βασικός εταίρος
για τις πιο δυναμικές, δημιουργικές δυνάμεις που διαμορφώνουν την οικονομική πρόοδο της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.
Η Τράπεζα έχει διαθέσει ήδη κεφάλαια ύψους 32 δισ. ευρώ και έχει δεσμευτεί να υπερβεί τα 40
δισ. ευρώ έως το 2027, για στρατηγικούς επιχειρηματικούς κλάδους, όπως o αγροδιατροφικός
τομέας, οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ο τουρισμός. Επιπλέον, χρηματοδοτεί μεγάλα
έργα υποδομής που θα διαμορφώσουν το μέλλον της Ελλάδας, όπως τη νέα περιφερειακή
οδός Θεσσαλονίκης, την επέκταση του μετρό της Αθήνας, το έργο του Ελληνικού, καθώς και
την ανάπλαση του χώρου ΦΙΞ στη Θεσσαλονίκη ενώ έχει δεσμευτεί στο έργο ανάπτυξης
δικτύων οπτικών ινών σε εθνικό επίπεδο και την κατασκευή data centers μεγάλης κλίμακας.
Eιδικά για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις που δεν είναι απλώς μέρος της ελληνικής οικονομίας,
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αλλά είναι η οικονομία της Ελλάδας, όπως είπε, η Πειραιώς έχει διαμορφώσει
χρηματοοικονομικά προϊόντα που ανταποκρίνονται στις ανάγκες τους, αξιοποιώντας λύσεις
που αξιοποιούν την τεχνητή νοημοσύνη και τα ψηφιακά εργαλεία και τους βοηθά να γίνουν
ανταγωνιστικές σε διεθνές επίπεδο.
Αναπτύσσοντας τη στρατηγική της Πειραιώς ανέφερε ότι καθώς η ελληνική οικονομία
αναπτύσσεται, τόσο αυξάνεται η ανάγκη για πιο εξειδικευμένες χρηματοοικονομικές υπηρεσίες.
Στην Πειραιώς, είπε, αναγνωρίσαμε από πολύ νωρίς αυτές τις ευκαιρίες και έχουμε σήμερα 11
δισ. ευρώ ευρώ υπό διαχείριση κεφάλαια και το 2024 κατακτήσαμε την ηγετική θέση στις
πωλήσεις αμοιβαίων κεφαλαίων. Ο στόχος μας είναι ετήσια οργανική ανάπτυξη ύψους 1 δισ.
ευρώ σε υπό διαχείριση κεφάλαια.
Ακρογωνιαίοι λίθοι στη στρατηγική της Πειραιώς αποτελούν, σύμφωνα με τον κ. Μεγάλου, οι
άνθρωποι και η καινοτομία. Το εκτεταμένο δίκτυο καταστημάτων της Τράπεζας σε εθνικό
επίπεδο βρίσκεται στην καρδιά των τοπικών κοινοτήτων και τα τελευταία χρόνια έχουμε
μετασχηματίσει το δίκτυο μας για να συνδυάσουμε την ανθρώπινη τεχνογνωσία με ψηφιακές
λύσεις αιχμής, ανέφερε.
Η Πειραιώς επίσης αξιοποιεί με γοργό ρυθμό τις δυνατότητες της τεχνητής νοημοσύνης.
Είμαστε η πρώτη ελληνική τράπεζα, τόνισε, που προσφέρει ψηφιακό βοηθό chatbot με
υποστήριξη ChatGPT, βελτιώνοντας τα σχόλια των πελατών κατά 50%, ενώ τα πιλοτικά μας
προγράμματα CRM που βασίζονται σε AI έχουν ήδη οδηγήσει σε αύξηση της ικανοποίησης
των πελατών κατά 30%.
Έχοντας το τιμόνι ενός μεγάλου οργανισμού με περισσότερους από επτά χιλιάδες
εργαζομένους, αισθάνομαι την ευθύνη να διασφαλίσω ότι η προσέγγισή μας στην τεχνητή
νοημοσύνη δεν είναι μόνο καινοτόμος αλλά ταυτόχρονα ηθική, διαφανής και χωρίς
αποκλεισμούς, ανέφερε.
Σχετικά με την εταιρική υπευθυνότητα είπε ότι η στρατηγική μας συνδέει την οικονομική
ανάπτυξη με την κοινωνική συνοχή, κάτι που αποτυπώνεται στο πρόγραμμα Equall. Οι
δράσεις του αφορούν πάνω από 20 ξεχωριστές πρωτοβουλίες που υποστηρίζουν γυναίκες,
παιδιά, νέους και ευάλωτες ομάδες, προς όφελος 16.000 ατόμων από το 2022. Η πολιτιστική
κληρονομιά της Ελλάδας είναι επίσης σημαντική για εμάς, πρόσθεσε. Η Πειραιώς υποστηρίζει
εκπαιδευτικά προγράμματα που αναδεικνύουν την πεποίθησή μας ότι ο πολιτισμός είναι
ταυτόχρονα ακρογωνιαίος λίθος ταυτότητας και μοχλός οικονομικής προόδου.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα
νοικοκυριά.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Όμιλος ΔΕΗ: από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε
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Αλ. Εξάρχου: Οι προϋποθέσεις για να συνεχίσει η Ελλάδα να αναπτύσσεται
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου», τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR Αλέξανδρος
Εξάρχου μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Εξάρχου εξέφρασε την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται
τουλάχιστον έως και το τέλος της δεκαετίας. Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα
Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που
πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση
λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την
αλλαγή της εικόνας που έχουν για την οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη
για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις
επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε
νέα πεδία, όπως το Real Estate και οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
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συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Χρήστος Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες για υποδομές και μεταφορές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας μιλώντας στο 26th Annual
Capital Link Invest in Greece Forum ανέφερε ότι «Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται,
δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή»
«Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της
ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα
τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και
την πολιτική σταθερότητα», τόνισε ο κ. Σταϊκούρας.
Τις προτεραιότητες και τις πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που
παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την
επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας
και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, ο Υπουργός Υποδομών και
Μεταφορών.
Ο υπουργός Υποδομών αναφέρθηκε στις 8 προτεραιότητες της στρατηγικής του υπουργείου:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε
λειτουργία στις 30 Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
«Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή
και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Ολόκληρη η ομιλία του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστου Σταϊκούρα 
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
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Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
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την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
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· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Διαβάστε ΕΔΩ περισσότερες ειδήσεις
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Εξάρχου στο Capital Link: Ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγές του παραγωγικού
μοντέλου – Έτος ορόσημο το 2032 (pic)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας εξέφρασε ο Πρόεδρος και Δ/νων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, μιλώντας
στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, στη Νέα Υόρκη
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Κ. Μαύρος (Ομιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ». 
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. 
Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε
φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του
στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα
προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050. 
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. 
«O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει
καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές
χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και
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συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας», εξήγησε.
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τόνισε ότι «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα συνεχίσουν να
περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και
πολυδιάστατες».
Για την ιστορική ευκαιρία της Ελλάδας για ένα «φωτεινότερο και πιο πράσινο» μέλλον μίλησε
η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθύντρια
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ στο πρόσφατο συνέδριο Capital
Link στη Νέα Υόρκη.
Περιγράφοντας το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, δεν παρέλειψε
να αναφερθεί στην ώθηση που δίνουν από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής
βαθμίδας, την ισχυρή θέση των συστημικών τραπεζών και τις ευρωπαϊκές χρηματοδοτήσεις
ύψους 70 δισ. ευρώ.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού
Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης
μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα
νοικοκυριά.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών.
Η Πηνελόπη Λαζαρίδου τόνισε επίσης: «Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα
ύψους € 10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις,
προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το
μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης –
αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος,
απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια
περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών
όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας
Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι,
κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές
περιβαλλοντικές προδιαγραφές».
«Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά
ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και
ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του
δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου,
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δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
 
Κάντε click να δείτε το άρθρο απ’ ευθείας από την πηγή
του: https://www.ieidiseis.gr/epixeiriseis/272103/lazaridou-gek-terna-istoriki-efkairia-gia-ena-pio-prasino-mellon-gia-tin-ellada
Πηγή: https://www.ieidiseis.gr/
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ. 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής. 
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031. 
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια. 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές. 
Το Real Estate στην Ελλάδα
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Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα. 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά. 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε. 

https://www.documentonews.gr/article/o-al-exarxoy-sto-capital-link-invest-in-greece-forum/


https://www.energymag.gr/

 Publication date: 10/12/2024 16:07

 link

Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα
συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο
διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές
προκλήσεις της εποχής μας»
H κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα
συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο
διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές
προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις
υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα
νοικοκυριά.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
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στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τόνισε ότι «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα συνεχίσουν να
περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και
πολυδιάστατες».
Για την ιστορική ευκαιρία της Ελλάδας για ένα «φωτεινότερο και πιο πράσινο» μέλλον μίλησε η
κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθύντρια
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ στο πρόσφατο συνέδριο Capital
Link στη Νέα Υόρκη.
Περιγράφοντας το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, δεν παρέλειψε
να αναφερθεί στην ώθηση που δίνουν από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής
βαθμίδας, την ισχυρή θέση των συστημικών τραπεζών και τις ευρωπαϊκές χρηματοδοτήσεις
ύψους 70 δισ. ευρώ.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού
Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης
μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Η Πηνελόπη Λαζαρίδου τόνισε επίσης: «Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα
ύψους € 10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις,
προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το
μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης -
αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος,
απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια
περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών
όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας
Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι,
κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές
περιβαλλοντικές προδιαγραφές».
«Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά
ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και
ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του
δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου,
δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Αυτή είναι η μεγαλύτερη πρόκληση για την ελληνική οικονομία σύμφωνα με τον
Στουρνάρα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Giannis Stournaras 1.jpg
Ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας είπε κατά τη διάρκεια της
βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link πως η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας
αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η ελληνική οικονομία.
Την ίδια στιγμή  ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
 
Για τις μεταρρυθμίσεις
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρκικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
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χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Ακολουθήστε μας στο GoogleNews και δείτε πρώτοι όλες τις ειδήσεις!
Για άρθρα που αναδημοσιεύονται και αναγράφεται η πηγή τους δεν φέρουμε καμμία ευθύνη,
καθώς απηχούν αποκλειστικά τις απόψεις των συντακτών τους και δεν δεσμεύουν καθ’
οιονδήποτε τρόπο την ιστοσελίδα.
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Εξάρχου στο Capital Link: Ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγές του παραγωγικού
μοντέλου – Έτος ορόσημο το 2032 (pic)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας εξέφρασε ο Πρόεδρος και Δ/νων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, μιλώντας
στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, στη Νέα Υόρκη
Στα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία αναφέρθηκε ο Πρόεδρος και
Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ. Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο
26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο, ο κ. Εξάρχου εμφανίστηκε συγκρατημένα αισιόδοξος σημειώνοντας πως δεν
έχουν ξεπεραστεί ακόμα όλοι οι σκόπελοι για την ελληνική Οικονομία, επαναλαμβάνοντας την
ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του παραγωγικού μοντέλου της χώρας.
Παράλληλα, μίλησεγια τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο
διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, σημείωσε ωστόσο την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο
παραγωγικό και εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο και αντιμετώπισης πάγιων προβλημάτων,
όπως η γραφειοκρατία και η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, σημειώνοντας πως
οι επενδυτές χρειάζονται ταχύτητα και ασφάλεια .
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Χριστίνα Ρωμηού
Όπως είπε, οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν
νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα στο Real
Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, και γι’ αυτό ο Όμιλος AKTOR
θα επενδύσει €600 εκατ. στη συγκεκριμένη δραστηριότητα.
«Πιστεύω ότι τα επόμενα τρία, τέσσερα ή πέντε χρόνια, ο κατασκευαστικός τομέας στην
Ελλάδα θα συνεχίσει να κινείται προς την ανάπτυξη και θα βρίσκεται σε άνθηση, αλλά
περιμένω μια βαθιά αλλαγή όταν το RRF (Ταμείο Ανάκαμψης) θα λήξει. Επομένως, πρέπει να
προετοιμαστούμε για ό,τι έρχεται, και γι’ αυτό ανακοινώνουμε ένα νέο επενδυτικό σχέδιο ύψους
δύο δισεκατομμυρίων ευρώ για να προετοιμάσουμε τις εταιρείες για μια περίοδο όπου οι
κατασκευές δεν θα βρίσκονται σε τόσο μεγάλη άνθηση όσο σήμερα», ανέφερε ο κ. Εξάρχου.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν.
Καταλήγοντας, υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου αναφέρθηκε
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και στο εγχείρημα της Attica Bank, το οποίο, αν και στην αρχή έμοιαζε ως καταδικασμένο,
εντούτοις προσέδωσε στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα μια τράπεζα με άλλα χαρακτηριστικά
από τις τέσσερις συστημικές. Όπως είπε, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την
ανάγκη η χώρα να έχει και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή
της εικόνας της οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για
την σωτηρία της Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, , καθώς ορθά έκρινε ότι η πολιτεία
δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, μέσω του «Ηρακλή 3».
«Καταλήξαμε σήμερα να κατέχουμε το 57% μιας τράπεζας, η οποία είναι σωστά
κεφαλαιοποιημένη και δεν έχει καμία απολύτως υποχρέωση. Και οι προοπτικές ανάπτυξης μας
δίνουν την πεποίθηση ότι θα λειτουργήσει ως ένας σημαντικός ανταγωνιστής, σε έναν τομέα
που οι τέσσερις συστημικές τράπεζες, λόγω του μεγέθους τους, δεν μπορούν να καλύψουν
όσο καλά θα περίμενε κανείς. Πιστεύω ότι το μέγεθος της τράπεζας και το γεγονός ότι είναι
νέα, και εξαιρετικά επιθετική σε ό,τι αφορά τη συμμετοχή της στον ανταγωνισμό, σε συνδυασμό
με την ύπαρξη των κατάλληλων κεφαλαίων, την τοποθετούν σε πολύ καλή θέση για να πετύχει
επιχειρηματικά», είπε στη συνέχεια.
Διαβάστε ακόμη
TeamViewer: Εξαγόρασε την 1E της Carlyle Group έναντι $720 εκατ.
Πόθεν έσχες: Η προθεσμία για τις δηλώσεις 2022-2023 – Σε λειτουργία η πλατφόρμα
Thames Water: Τα μετρητά τελειώνουν το χρέος μεγαλώνει
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Στον Γ. Στουρνάρα το Capital Link Hellenic Leadership Award
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου, 2024 το 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series με
τίτλο “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade” ολοκλήρωσε τις εργασίες του,
τιμώντας τους στενούς επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της
Ελλάδας.
Στο επίσημο δείπνο που παρατέθηκε τιμήθηκε με το “2024 Capital Link Hellenic Leadership
Award” ο Δρ. Γιάννης Στουρνάρας, Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, ως αναγνώριση της
ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας
και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της
Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας.
Ενδεικτικό της διεθνούς απήχησης και εκτίμησης της οποίας χαίρει ο Δρ. Στουρνάρας  είναι το
γεγονός ότι η  συμμετοχή  στο δείπνο έκλεισε πολλές μέρες πριν τη διεξαγωγή του!
 Ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νικόλας Μπορνόζης ευχαρίστησε όλους για τη συμμετοχή
τους  καθως και τους Χορηγούς του δείπνου  Onassis Group • Red Apple Group
Το Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η Πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, Κυρία Αικατερίνη
Νασίκα.
Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα προλόγισε  ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager –
Paulson & Co.
Η Κυρία Αικατερίνη Νασίκα στην ομιλία της τόνισε τα εξής:
«Ο Γιάννης Στουρνάρας είναι τυχερός άνθρωπος. Είναι αισιόδοξος άνθρωπος. Είναι
ανθεκτικός άνθρωπος.
Δεν είναι πολιτικός με την στενή έννοια, αλλά είναι με την ευρύτερη, την Αριστοτελική: «Απ’
αυτό συνάγεται ότι η πόλη αποτελεί μια φυσική πραγματικότητα και ότι ο άνθρωπος είναι από
τη φύση του ζώο πολιτικό.» Είναι άλλωστε στην οικογενειακή του παράδοση. Ο πατέρας του
υπήρξε ηγέτης στην Αντίσταση κατά των ναζί σε μεγάλη περιφέρεια της Κεντρικής Ελλάδος.
Η επιλογή του να σπουδάσει οικονομικά ήταν ήδη μια πράξη με κοινωνικό και πολιτικό
περιεχόμενο. Μετά το πτυχίο από το Πανεπιστήμιο Αθηνών, ακολούθησε η διδακτορική του
διατριβή στην Οξφόρδη, η διδασκαλία του εκεί και η επιστροφή του στην Ελλάδα. Η
πανεπιστημιακή του σταδιοδρομία στο alma mater του, τον οδήγησε τελικά στην εκλογή του ως
τακτικού καθηγητή στο τμήμα οικονομικών σπουδών.
Παράλληλα με τις ακαδημαϊκές του ενασχολήσεις, κατελάμβανε μια σειρά από σημαντικές
θέσεις στον δημόσιο τομέα. Και φθάνουμε στην κρίσιμη δεκαετία 2009-2019, τα χρόνια της πιο
επικίνδυνης περιπέτειας για την Ελληνική Δημοκρατία μετά το 1974. Ο Γιάννης Στουρνάρας
βρέθηκε στο μάτι του κυκλώνα. Το 2012 αναλαμβάνει Υπουργός Οικονομικών και το 2014
Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος. Ευτυχώς για τη χώρα, βρίσκεται επικεφαλής της
Κεντρικής μας Τράπεζας το 2015, όταν η κρίση επιδεινώνεται και η Ελλάδα είναι στο χείλος της
αβύσσου.
Ο επόμενος ομιλητής, ως αρμοδιότερος άλλωστε, θα σας αναλύσει διεξοδικότερα την
προσφορά του Γιάννη στην πατρίδα μας. Εγώ, όμως, σας οφείλω κάποιες διευκρινήσεις, μιας
και στην αρχή της ομιλίας μου απέδωσα ορισμένα χαρακτηριστικά στον αποψινό τιμώμενο.
Είναι, λοιπόν, resilient. Παρά τις δυσκολίες συνέχισε τη δουλειά του, υπερασπιζόμενος την
ανεξαρτησία του αξιώματός του και της Τράπεζάς του.
Είναι αισιόδοξος, γιατί και στις πιο σκοτεινές στιγμές της κρίσης, χωρίς να ωραιοποιεί ή να
αποσιωπά την πραγματικότητα, πίστευε σταθερά και δημόσια στις δυνατότητες της ελληνικής
οικονομίας και στις ικανότητες του λαού μας να βγει η χώρα από την κρίση, ισχυρότερη. Όπως
αποδείχθηκε, είχε δίκιο.
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Ο Γιάννης Στουρνάρας είναι ένας τυχερός άνθρωπος γιατί, ενώ όλοι οι θετικοί και αρνητικοί
πρωταγωνιστές, Έλληνες και ξένοι, της ευρωκρίσης έχουν αποσυρθεί από την πολιτική σκηνή,
εκείνος, μέσα από τις συνεχόμενες, λαμπρές θητείες του, στην Τράπεζα της Ελλάδος, είναι
ακόμη και σήμερα παρών και προσφέρει στην ανοδική πορεία της ελληνικής οικονομίας. Μιάς
οικονομίας που όχι μόνον απέκτησε και πάλι επενδυτική βαθμίδα, χαρακτηρίστηκε από τον
Economist ως η οικονομία για το 2023.
Και όπως συχνά επισημαίνει ο  Π/Θ Κ. Μητσοτάκης, η ελληνική οικονομία παράγει πλέον
σταθερά πρωτογενή πλεονάσματα, και η ανάκαμψή της είναι «οριστική και μη ανατρέψιμη.»
Επιπλέον, υπογραμμίζει ότι το δημόσιο χρέος έχει μειωθεί με έναν από τους ταχύτερους
ρυθμούς στην Ευρώπη, καθιστώντας την Ελλάδα πρότυπο προς μίμηση στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.
Και τέλος, όπως σας είπα ο Γιάννης Στουρνάρας είναι ανθεκτικός. Παρέμεινε σταθερός παρά
τις προκλήσεις που αντιμετώπισε, τόσο προσωπικά όσο και η οικογένειά του. Μέσα από όλα
αυτά, διατήρησε την ψυχραιμία και την αξιοπρέπειά του, παραμένοντας ακλόνητος στο έργο
του και υπερασπιζόμενος την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του αξιώματός του και της
Τράπεζας.
Κυρίες και κύριοι, αγαπητοί φίλοι, έχω την τιμή να είμαι φίλη του Γιάννη Στουρνάρα επί πολλά
χρόνια. Θα σας αποκαλύψω λοιπόν ένα μυστικό του. Είναι καθημερινός κολυμβητής μεγάλων
αποστάσεων, και αυτό εξηγεί τις ιδιότητες του χαρακτήρα του που σας προανέφερα. Και,
μεταξύ μας, υπάρχει κάποιο ωραιότερο μέρος στον κόσμο, για να κολυμπάει κανείς, επί ώρες,
από τα ανοιχτά της Σύρου;»
Τον Δρ. Γιάννη Στουρνάρα προλόγισε  ο κ. John Paulson, President & Portfolio Manager –
Paulson & Co. που έκανε την ακόλουθη ομιλία:
«Είμαι πολύ χαρούμενος που βρίσκομαι απόψε μαζί σας σε αυτή την υπέροχη ετήσια
εκδήλωση προς τιμήν της Ελλάδας.
Θέλω να ευχαριστήσω τον οικοδεσπότη μας, τον Νικόλα Μπορνόζη, ο οποίος διοργανώνει το
Capital Link Invest in Greece Forum τα τελευταία 26 συνεχόμενα χρόνια. Νικόλα, σε
ευχαριστούμε για την προσφορά σου στην Ελλάδα!
Πριν από λίγα χρόνια, στεκόμουν σε αυτό το βήμα και σας έλεγα ότι «η Ελλάδα επιστρέφει».
Απόψε, με μεγάλη χαρά θα πω ότι η Ελλάδα αναβαθμίζεται, και μάλιστα με γρήγορους
ρυθμούς!
Υπό την κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει αναδειχθεί πια
σε οικονομικό ηγέτη της Ευρώπης.
Η κυβέρνησή του έχει μειώσει τους φόρους, απλοποίησε τη γραφειοκρατία και διατήρησε
δημοσιονομική πειθαρχία, δημιουργώντας ένα ευνοϊκό επενδυτικό κλίμα.
Βλέπουμε τα θετικά αποτελέσματα:
Είμαστε υπερήφανοι που είμαστε ο μεγαλύτερος μέτοχος της Τράπεζας Πειραιώς, η οποία έχει
εξελιχθεί σε ένα εντυπωσιακά επιτυχημένο επιχειρηματικό μοντέλο (ή success story) υπό την
ισχυρή ηγεσία του Διευθύνοντος Συμβούλου μας, Χρήστου Μεγάλου, που είναι μαζί μας
απόψε.
Όλες αυτές οι θετικές τάσεις καθιστούν την Ελλάδα ξεχωριστή, και δεν έχω καμία αμφιβολία ότι
θα συνεχιστούν κατά τη διάρκεια των επόμενων τριών ετών της τρέχουσας κυβέρνησης
Μητσοτάκη.
Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες.
Διαφαίνεται ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί  που έχει
παίξει πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει
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τη χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Δρ. Γιάννης Στουρνάρας.
Απόψε, βρισκόμαστε όλοι εδώ για να τιμήσουμε τα πολλά και αξιοσημείωτα επιτεύγματά του.
Ο Γιάννης έχει διανύσει μια αξιοθαύμαστη πορεία, διακεκριμένη πάνω από όλα για την
εξαιρετική του αφοσίωση στην Ελλάδα αλλά και την Ευρώπη.
Ο Γιάννης αποφοίτησε από το Πανεπιστήμιο Αθηνών με πτυχίο στα οικονομικά, πριν
προχωρήσει στην ολοκλήρωση μεταπτυχιακού και διδακτορικού προγράμματος στα οικονομικά
στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης.
Στη συνέχεια, υπηρέτησε ως κορυφαίος καθηγητής οικονομικών, διατέλεσε σύμβουλος
πολιτικής σε πολλές ελληνικές κυβερνήσεις, πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της
Εμπορικής Τράπεζας, και Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ.
Όλη αυτή η εντυπωσιακή και ευρεία εμπειρία τον προετοίμασε για τη στιγμή-ορόσημο στην
καριέρα του το 2012, όταν ανέλαβε τη θέση του Υπουργού Οικονομικών της Ελλάδας. Όλοι
θυμόμαστε ότι εκείνη την εποχή η Ελλάδα βρισκόταν σε δύσκολη θέση, και η χώρα χρειαζόταν
έναν ισχυρό και έμπειρο ηγέτη στο Υπουργείο Οικονομικών για να χαράξει τον δρόμο προς τα
εμπρός. Ο Γιάννης ήταν αυτός ο ηγέτης. Έθεσε τα δημόσια οικονομικά της Ελλάδας σε
σταθερή βάση, εδραίωσε την αξιοπιστία της χώρας στους Ευρωπαίους εταίρους της και έφερε
πίσω επενδυτές στην Ελλάδα.
Το 2014, ζητήθηκε από τον Γιάννη να αναλάβει μια νέα και εξίσου σημαντική ευθύνη: την
ηγεσία της Τράπεζας της Ελλάδος. Και εδώ, έπαιξε καθοριστικό ρόλο. Το 2015 υπήρξε αλλαγή
κυβέρνησης, η οποία οδήγησε σε τραπεζική κρίση και έθεσε το φάσμα πιθανής εξόδου της
Ελλάδας από το ευρώ. Ευτυχώς, ο Γιάννης Στουρνάρας ήταν διοικητής της Τράπεζας της
Ελλάδος σε εκείνη την κρίσιμη στιγμή. Υπήρξε μια ισχυρή και αταλάντευτη φωνή, τόσο στο
εσωτερικό όσο και στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, υπέρ της παραμονής της Ελλάδας στο
ευρώ.
Με την ταυτόχρονη ανακεφαλαιοποίηση και των τεσσάρων συστημικών τραπεζών, πέτυχε
αυτό που πολλοί θεωρούσαν ακατόρθωτο και οδήγησε τον ελληνικό τραπεζικό τομέα σε
ασφαλή πορεία. Χωρίς την ηγεσία του Γιάννη, ούτε η ανακεφαλαιοποίηση του ελληνικού
τραπεζικού συστήματος, ούτε η αδιάλειπτη συμμετοχή της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ θα
ήταν δυνατή.
Στη συνέχεια, ο Γιάννης στράφηκε στη περαιτέρω βελτίωση των τραπεζών. Διευκόλυνε τις
πολύ αναγκαίες βελτιώσεις στη διοικητική διακυβέρνηση. Ενθάρρυνε τις τράπεζες να
καινοτομήσουν προς όφελος των Ελλήνων καταναλωτών. Και, το πιο σημαντικό, ήταν
καθοριστικός στη σχεδίαση και εφαρμογή της εκκαθάρισης των μη εξυπηρετούμενων δανείων
(NPEs) από τους ισολογισμούς των τραπεζών, μέσω του πολύ αποτελεσματικού
προγράμματος «Ηρακλής».
Σήμερα, οι ελληνικές τράπεζες είναι άρτια διαχειριζόμενες, με επαρκή κεφαλαιακά αποθέματα,
υψηλή ποιότητα περιουσιακών στοιχείων και ισχυρά κέρδη. Αυτό το εντυπωσιακό επίτευγμα
πραγματοποιήθηκε υπό την ηγεσία του Γιάννη Στουρνάρα.
Ο Γιάννης δεν έχει αφήσει το σημάδι του μόνο στην Ελλάδα. Υπήρξε επίσης ένας εξαιρετικά
σημαντικός ηγέτης του European project. Ως μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας από το 2014 και πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου της από
το 2020, έχει υπάρξει μια αδιάκοπη και ισχυρή φωνή υπέρ της αξιόπιστης νομισματικής
πολιτικής, της βαθύτερης ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης, της ισχυρότερης οικονομικής ανάπτυξης
και των υψηλότερων προτύπων διαβίωσης για όλους τους πολίτες της Ευρωζώνης.
Απόψε, αναγνωρίζουμε τον ευρύτατο αντίκτυπο του Γιάννη τόσο στην Ελλάδα όσο και στο
εξωτερικό. Γιορτάζουμε τα πολλά επιτεύγματά του. Τιμούμε το υποδειγματικό του έργο στη
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προς την Ελλάδα και την Ευρώπη.
Ας συγχαρούμε τον Γιάννη Στουρνάρα για τη βράβευση του με το 2024 Capital Link Hellenic
Leadership Award.»
ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος Δρ. Γιάννης Στουρνάρας έκανε την παρακάτω ομιλία 
που ακολουθεί αυτούσια:
«Για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας»
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε.
Γεννήθηκα στην Αθήνα στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το
1974. Σπούδασα Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών
και συνέχισα στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M.
Phil.) τo 1980 και διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή
αποσκοπούσε στη θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά
μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας  μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
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Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι,  θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
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Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα  Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας  της Ελλάδος, στην παραμονή
της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή
και διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
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σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη
συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει
τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με
αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με
τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της
Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά
τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα  η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ.
Η εξέλιξη αυτή είναι ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του
πραγματικού κατά κεφαλήν ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ.  Οι κύριες
κινητήριες δυνάμεις της οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές
δαπάνες, χάρη και στη συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης
του πραγματικού διαθέσιμου εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση
του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
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περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις  στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος
του RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
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εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη  του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο,
απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την
ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την
περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις
και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη
χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
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μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε  ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει  προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται  ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους. Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση
και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων
σχετικά με την προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της
αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της
φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα,  πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας. Και, κατά την άποψή μου, θα
ήταν ευχής
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Capital Link Forum: Οι Έλληνες που συμμετείχαν στη συζήτηση για την οικονομική
ανάκαμψη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης, παρείχε μια μοναδική ευκαιρία στους υπουργούς της
Ελληνικής Κυβέρνησης για ανοιχτό διάλογο με 22 investment funds και εταιρείες
Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, με τίτλο“GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE” που πραγματοποιήθηκε στις 9
Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη, η Capital Link διοργάνωσε Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης με τη
συμμετοχή Υπουργών της Ελληνικής Κυβέρνησης και διεθνών επενδυτών.
Το φόρουμ, που αποτελεί ετήσιο θεσμό για την προβολή της Ελλάδας ως επενδυτικού
προορισμού, αποτέλεσε για ακόμη μια φορά μια εξαιρετική πλατφόρμα ανταλλαγής ιδεών και
προβολής των επενδυτικών ευκαιριών της χώρας.
Επιπλέον η Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης, παρείχε μια μοναδική ευκαιρία στους υπουργούς
της Ελληνικής Κυβέρνησης για ανοιχτό διάλογο με 22 investment funds και εταιρείες, σχετικά
με τις μεταρρυθμίσεις και τις στρατηγικές ανάπτυξης της Ελλάδας, πέραν των κατ’ ιδίαν
επαφών και των παρουσιάσεων που πραγματοποίησαν στο πλαίσιο του φόρουμ.
Οι υπουργοί της ελληνικής κυβέρνησης που συμμετείχαν ήταν:
-κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών και Μεταφορών
- Κυρία Νίκη Κεραμέως, υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
-κ. Νίκος Παπαθανάσης, αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
-Κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας
Στη Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης συμμετείχε επίσης ο κ. Γιάννης Στουρνάρας, Διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Συντονιστής της συζήτησης ήταν ο Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος της
EnterpriseGreece, ο οποίος κατά την έναρξη της συζήτησης αναφέρθηκε στην πρόσφατη
αναβάθμιση της μακροπρόθεσμης πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας σε BBB από BBB-
από την Scope Ratings, η οποία επικαλέστηκε τη δημοσιονομική πειθαρχία, τη μείωση του
δημόσιου χρέους και την ανθεκτικότητα του τραπεζικού συστήματος και η οποία αναδεικνύει τη
σταθερή οικονομική πορεία της χώρας.
Μεταξύ των επενδυτών που συμμετείχαν, συμπεριλαμβάνονται υψηλόβαθμα στελέχη από
εταιρείες όπως: Aleutian Capital Group, Ameresco, Alex Brown, Axia Ventures Group, Citi
Pension Investments, Chesapeake Asset Management, Glacier Pass Management, GlobalX,
Insight Partners, Keybank Capital, Kyklos Capital, Macquarie, Metropoulos & Co., Morgan
Stanley Investment Management, Moody’s, MacArthur Capital Group, Oaktree, Paulson & Co.,
Point 72 Asset Management, Rothschild, Trispan, Safra National Bank.
Η συζήτηση επικεντρώθηκε στα κάτωθι θέματα:
-οικονομική ανάκαμψη και οι αναπτυξιακές προοπτικές της Ελλάδας.
-αντίκτυπος των μεταρρυθμίσεων στην οικονομία και τις επενδύσεις.
-ευκαιρίες που δημιουργεί η αναβάθμιση της Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα.
-θετικό επενδυτικό κλίμα και πρωτοβουλίες για την επιτάχυνση των επενδύσεων σε διάφορους
τομείς.
Επιπλέον, εξετάστηκαν:
-οι πρωτοβουλίες της κυβέρνησης για την επιτάχυνση της απονομής δικαιοσύνης και της
δικαστικής διαδικασίας.
-ο εξορθολογισμός της ρυθμιστικής διαδικασίας για τις άμεσες ξένες επενδύσεις.
-οι προοπτικές επέκτασης και αναβάθμισης των ελληνικών κεφαλαιαγορών.
-το πρόγραμμα ιδιωτικοποιήσεων και οι ευκαιρίες για διεθνείς επενδυτές.
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Capital Link: Επενδύοντας στο μέλλον των υποδομών – Πού εστιάζουν οι ηγέτες του
κλάδου (pics)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι ανέφεραν από τη Νέα Υόρκη στελέχη των ΓΕΚ Τέρνα, Άβαξ, Ελλάκτωρ και ΕΥΔΑΠ -
Εξάρχου στο Capital Link: Ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγές του παραγωγικού μοντέλου
– Έτος ορόσημο το 2032
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Ομιλία της Νίκης Κεραμέως στο 26ο ετήσιο forum της Capital Link
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη
Κεραμέως, ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει η ελληνική οικονομία τα
τελευταία 5,5 χρόνια, με ραγδαία αύξηση του ΑΕΠ και των επενδύσεων.
Οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84% τα τελευταία πέντε χρόνια, κάτι που αποτελεί
τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως επισήμανε τις ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και τον στόχο της
κυβέρνησης για μια ελκυστικότερη αγορά εργασίας που θα ανταποκρίνεται στις ανάγκες των
εργαζομένων και των επενδυτών.
Από το 2019 έως σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις οδήγησαν στη δημιουργία 500.000 νέων θέσεων
εργασίας και στον μείωση της ανεργίας στο 9%, για πρώτη φορά από το 2009.
Η υπουργός εστίασε σε μέτρα όπως η μείωση του κόστους εργασίας, η δημιουργία
προγραμμάτων κατάρτισης, η προσέλκυση επενδύσεων και η αύξηση της απασχόλησης,
προκειμένου να ενισχυθεί η οικονομία της χώρας.
Η κ. Κεραμέως είχε επίσης επαφές με εκπροσώπους της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας και
διεθνείς επενδυτικές εταιρίες στη Νέα Υόρκη, ενισχύοντας τη διεθνή παρουσία της Ελλάδας.
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Π. Λαζαρίδου στο Capital Link: Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
“Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον”. Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως “στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας”. Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
“Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα”, κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει
φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς
ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Διαβάστε επίσης:
Συνεργασία ΔΕΗ με DAMAC για νέο data center στα Σπάτα
Data Center: Έτοιμο σε δύο χρόνια το πρώτο κέντρο δεδομένων της Data4
Σε σύσταση εταιρείας ανάπτυξης data center προχώρησε η ΔΕΗ
Ακολουθήστε το Money Review στο Google News
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Αλέξανδρος Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, τι χρειάζεται να αλλάξει
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
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συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
64
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ. ευρώ, τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Προηγούμενες αναρτήσεις
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Όμιλος ΔΕΗ – Κ. Μαύρος: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, ενώ η απολιγνιτοποίηση
συνεχίζεται
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει
φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς
ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027.
«Ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή
έτοιμα προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία
μεγάλη γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να
επιτευχθεί ο στόχος», σημείωσε.
ΔΙΑΦΗΜΙΣΤΙΚΟΣ ΧΩΡΟΣ
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
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Όμιλος ΔΕΗ: Nέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει
φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς
ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
24
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
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της οικονομίας», εξήγησε.
Προηγούμενες αναρτήσεις
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ομιλία της υπουργού Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης στο 26ο Capital Link Forum.
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
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κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ:
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Τις 8 βασικές προτεραιότητες του Υπ. Υποδομών & Μεταφορών παρουσίασε ο κ.
Σταϊκούρας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οχτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών, κ.
Σταϊκούρα, στα ελληνικά:
"Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μια μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους. Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο
Οκτώβριο, για την προετοιμασία της Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς
Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
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Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του. Και,
φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την τελευταία
πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
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την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής".
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Capital Link: Επενδύοντας στο μέλλον των υποδομών – Πού εστιάζουν οι ηγέτες του
κλάδου (pics)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι ανέφεραν από τη Νέα Υόρκη στελέχη των ΓΕΚ Τέρνα, Άβαξ, Ελλάκτωρ και ΕΥΔΑΠ
Την αισιοδοξία τους για το μέλλον των μεταφορών εξέφρασαν οι εκπρόσωποι των
μεγαλύτερων κατασκευαστικών ομίλων της χώρας κατά τη διάρκεια συζητήσης στο πλαίσιο του
26ου Capital Link Forum με θέμα «Επενδύοντας στο μέλλον των υποδομών».
Τη συζήτηση συντόνισε ο κ. Γιάννης Κουρνιώτης της Lambadarios Law Firm, επισημαίνοντας
στην ομιλία του ότι η πρόοδος που έχει σημειωθεί στις μεταφορές είναι πολύ σημαντική-
παραθέτοντας ως παράδειγμα το μεγαλύτερο έργο που έχει συντελεστεί στο λεκανοπέδιο – την
Αττική Οδό.
Από την πλευρά της η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος
και Γενική Διευθύντρια Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε
το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, και αναφέρθηκε στη σημασία
των πράσινων έργων.
Όπως είπε, μετά τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, και «έχοντας πλέον
ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η
Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Την τελευταία 10ετία εστιάσαμε στις υποδομές, ανέφερε από τη Νέα Υόρκη η κα Λαζαρίδου και
σημείωσε ότι στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν
έργα μεταφορών, «αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες
απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Κοιτάζοντας μπροστά, όπως είπε, πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση λόγω της κλιματικής
αλλαγής που συντελείται.
Στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί
σε έργα πράσινης μετάβασης και συγκεκριμένα:
– 2,5 δισ. ευρώ για έργα διαχείρισης υδάτων, με επενδύσεις για την αντιμετώπιση
πλημμυρικών φαινομένων, τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για γεωργία και τα νοικοκυριά.
– 2,5 δισ. ευρώ για έργα διαχείρισης απορριμμάτων που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης
από χωματερές και στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
– Μονάδες αφαλάτωσης
– Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
Εν συνεχεία αναφέρθηκε στα μεγάλα έργα της ΓΕΚ Τέρνα ύψους €10 δισ., που ικανοποιούν τις
νέες περιβαλλοντικές απαιτήσεις, όπως το έργο αποθήκευσης ενέργειας 700 MW, με τη
μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης που είναι η Αμφιλοχία, έργα διαχείρισης ύδατος,
απορριμμάτων και αρδευτικά έργα, παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η Εγνατία Οδός, ο
Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το νέο Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, η
Αθηναϊκή Ριβιέρα στο Ελληνικό.
Για την εξέλιξη που συντελείται στον κατασκευαστικό κλάδο της χώρας, μίλησε ο εκτελεστικός
δ/ντής της ΑΒΑΞ, κ. Αντώνης Μιτζάλης, παρουσιάζοντας παράλληλα το στρατηγικό πλάνο της
εταιρείας.
Ο κ. Μιτζάλης έκανε λόγο για αύξηση των διαθέσιμων έργων και για την ανάγκη να ανακάμψει
ο κλάδος μετά από μια χαμένη 10ετία.
Όπως είπε, ο κλάδος των υποδομών επεκτείνεται και υπάρχει οργανική ανάπτυξη. «Πρέπει να
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επικεντρωθούμε στο ότι υπάρχουν οι απαιτούμενοι πόροι, να προσελκύσουμε νέα ταλέντα και
να κάνουμε ελκυστικό το περιβάλλον για το προσωπικό, να προσελκύσουμε όχι μόνος
μηχανικούς, αλλά και δικηγόρους, ΙΤ, διοικητικούς». «Πρέπει να γνωρίζουμε ότι υπάρχουν
πόροι χρηματοδότησης και σταθερότητα», πρόσθεσε ο κ. Μιτζάλης, μιλώντας για αύξηση του
Ομίλου ΑΒΑΞ στον τομέα των υποδομών.
Στο πάνελ συμμετείχε επίσης ο κ. Πιότρ Μιετκόβσκι, επικεφαλής επενδυτικής τραπεζικής της
BNP Paribas σε Ελλάδα, Τουρκία και Ισραήλ, o οποίος τόνισε το μεγάλο ενδιαφέρον των
επενδυτών για τους κλάδους των υποδομών και της ενέργειας. Θύμισε ότι το 2009 επενδυόταν
μόλις το 1% του ΑΕΠ σε υποδομές και το διάστημα 2020 – 2024 δόθηκαν για υποδομές στην
Ελλάδα 6-7 δισ. ευρώ. Όπως τόνισε, «η επενδυτική βαθμίδα αλλάζει τα πάντα και τίποτα.
Συνεχίσουμε τη δουλειά μας, δίνοντας ένα θετικό σήμα για τη συνέχεια».
Επιχειρήσεις και νοικοκυριά έχουν πλέον καινούργιες υποχρεώσεις και δεσμεύσεις, ανέφερε,
από την πλευρά του ο κ. Γιώργος Μυλωνογιάννης, πρόεδρος του ΔΣ της Ελλάκτωρ, τονίζοντας
ότι το ESG πρέπει να υποστηριχθεί με κατάλληλη νομοθεσία. Η υπερρύθμιση της ΕΕ είναι,
είπε ο κ. Μυλωνογιάννης, σε βάρος των επιχειρήσεων και δεν θα πρέπει να οδηγεί σε εμπόδια
για τη λειτουργία τους. Για τη χρήση του ΑΙ ανέφερε χαρακτηριστικά ότι υπάρχει φοβία για την
τεχνολογία («technophobia»), ενώ τόνισε ότι είναι αδύνατο να μιλάμε για υποδομές χωρίς το
κατάλληλο μακρο-οικονομικό περιβάλλον στην ΕΕ, καθώς η ύπαρξη επαρκών πόρων είναι
απαραίτητη. Μεγάλα κράτη όπως η Γαλλία είναι πιθανόν σε ύφεση, ενώ και η Γερμανια
αντιμετωπίζει δυσκολίες. «Η υπερρύθμιση βλάπτει τα μικροοικονομικά της βιομηχανίας».
H διαχείριση του νερού είναι κρίσιμης σημασίας για τομείς, όπως η γεωργία και ο τουρισμός,
ανέφερε ο CEO Της ΕΥΔΑΠ, κ. Χάρης Σαχίνης. «Κάθε χρόνο χάνουμε 200 εκατ. κυβικά μέτρα
νερό με κόστος 500 εκατ. ευρώ». Η αφαλάτωση είναι μια ακριβή λύση καθώς κοστίζει 85 σεντς
ανα κυβικό μέτρο νερού από 55 σεντς που είναι το κόστος κανονικά. Αναφορά έκανε και στη
συνένωση των ΕΔΕΥΑ. Αυτή τη στιγμή, είπε, έχουμε 400 εταιρείες ύδρευσης, θα έπρεπε να
συγχωνευτούν σε 11. Για το Ελληνικό δε, πρόσθεσε ότι οι ανάγκες υδροδότησης στη Νότια
Αττική με αυτό το έργο –μαμούθ αυξάνονται και θα πρέπει να επενδυθούν γύρω στα 50 εκατ.
ευρώ για να φέρουμε περισσότερο νερό στα νότια.
Τέλος, έκανε αναφορά στον ρόλο της ρυθμιστικής αρχής που έχει δημιουργηθεί, καθώς οι
επενδυτές πρέπει να λειτουργούν με σαφείς κανόνες και να γνωρίζουν πώς μπορούν να
επενδύσουν.
Για αναβάθμιση της Ελλάδας του 2030 μέσω του τομέα των υποδομών έκανε λόγο ο κ.
Μανώλης Σιγάλας, Managing Director Europe της Hill International. Όπως είπε, η συσσώρευση
του know how και η δημιουργία πρέπει να είναι οι στόχοι για τη χώρα. Εξίσου σημαντική είναι η
υποστήριξη των πράσινων εταιρειών με στόχο να επεκταθούν διεθνώς και η χρησιμοποίηση
ταλέντων στον τεχνολογικό κλάδο ώστε να δημιουργηθούν καινοτόμα προϊόντα.
Όπως τόνισε στην ομιλία του, μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ μέσα στο 2025 ξεκινά ένα κορυφαίο έργο υποδομής για
τον ελληνικό τουρισμό: η μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη, όπως ο Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι),
ΒΟΑΚ, πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ,
FSRU Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers κλπ. ενώ ειδική αναφορά
έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι «πρόκειται ουσιαστικά για
διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα
παραχωρήσεων στη χώρα».
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Διαβάστε ακόμη
Μάριο Ντράγκι: «Κενό ηγεσίας» στην ΕΕ
Επιχειρήσεις: Λήγει η προθεσμία για επιχορήγηση έως 100% με την πρόσληψη ανέργων
Στο ασφαλές καταφύγιο του δολαρίου στρέφονται οι επενδυτές (πίνακες)
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Γιάννης Στουρνάρας: Η ελληνική οικονομία είναι αναμφισβήτητα ένα success story
διεθνώς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου το 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series με τίτλο
“Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade”, τιμώντας τους στενούς
επιχειρηματικούς και πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας, έκλεισε τις
εργασίες του με επίσημο δείπνο, κατά τη διάρκεια του οποίου τιμήθηκε με το “2024 Capital Link
Hellenic Leadership Award” ο δρ Γιάννης Στουρνάρας, διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος,
ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και συνεισφοράς του στην
οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με
την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής
Οικονομίας.
Ο πρόεδρος της Capital Link κ. Νικόλας Μπορνόζης ευχαρίστησε όλους για τη συμμετοχή
τους, καθώς και τους Χορηγούς του δείπνου Onassis Group και Red Apple Group.
Το Δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κα Αικατερίνη
Νασίκα, ενώ τον δρ Γιάννη Στουρνάρα προλόγισε ο κ. John Paulson, President & Portfolio
Manager – Paulson & Co.
Παραλαμβάνοντας το βραβείο “2024 HELLENIC CAPITAL LINK LEADERSHIP AWARD”
ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος δρ Γιάννης Στουρνάρας έκανε την παρακάτω ομιλία, με
θέμα «Για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας»:
«Γεννήθηκα στην Αθήνα στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το
1974. Σπούδασα Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών
και συνέχισα στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M.
Phil.) τo 1980 και διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή
αποσκοπούσε στη θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά
μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
υπουργό Κώστα Σημίτη και τον υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
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Πεπονή, τότε υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι,  θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
σύμβουλος του υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
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αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχοληθήκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
οικονομικό σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιριών.
Ως διευθύνων σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως επιστημονικός διευθυντής και μετέπειτα γενικός διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
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σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη
συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει
τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με
αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με
τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της
Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά
τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
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είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
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ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από τις
πρώτες θέσεις  στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη  του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο,
απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την
ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την
περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις
και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη
χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
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πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε  ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει  προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται  ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους. Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση
και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων
σχετικά με την προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της
αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της
φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα,  πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
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αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας. Και, κατά την άποψή μου, θα
ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τουρκία ως
προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις
συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή
και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια.
Όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
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επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της».
 
Το “Capital Link Hellenic Leadership Award” δίδεται ετησίως σε ένα άτομο ή οργανισμό για την
εξαιρετική συμβολή του στην προώθηση των στενότερων επιχειρηματικών δεσμών μεταξύ της
Ελλάδας και της παγκόσμιας επιχειρηματικής και επενδυτικής κοινότητας. Το Capital Link
Leadership Award  το 2012 είχε απονεμηθεί στον κ. Ανδρέα Ν. Λιβέρη, πρόεδρο και
διευθύνοντα σύμβουλο της Dow Chemical Company, το 2013 στον κ. John Calamos, πρόεδρο
και διευθύνοντα σύμβουλο της Calamos Investments, το 2014 στον κ. Γιώργο Λογοθέτη,
πρόεδρο και διευθύνοντα σύμβουλο του Ομίλου Libra, το 2015 στον δρ. Αντώνη
Παπαδημητρίου, πρόεδρο του ΔΣ του Ιδρύματος Ωνάση & διευθύνοντα εταίρο της Δικηγορικής
Εταιρείας Α.Σ. Παπαδημητρίου & Συνεργάτες, το 2016 στον κ.Wilbur L. Ross, Chairman &
Chief Strategy Officer of WL Ross & Co., το 2017 στον Andre Calantzopoulos, CEO – Philip
Morris International, το 2018, στον κ. Evangelos Mytilineos, Chairman & CEO of Mytilineos, το
2019 στον κ. John Paulson, President & Portfolio Manager – Paulson & Co. Inc., το 2021 στον
κ. Alex Fotakidis, Partner & Head of Greece – CVC Capital Partners, το 2022 στον κ. Πάνο
Παπάζογλου, Managing Partner – EY Greece, και το 2023 στον κ. Νίκο Σταθόπουλο,
Chairman of Europe & Member of the Management Committee – BC Partners.
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Όμιλος ΔΕΗ: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι ανέφερε ο διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, το οποίο
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει
φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς
ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Πηγή: ΑΠΕ
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον», είπε
μεταξύ άλλων η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Η κα Λαζαρίδου κατά τη διάρκεια της τοποθέτησής της στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link
στη Νέα Υόρκη, τόνισε ότι «με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής
βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από
την Ε.Ε.» διαμορφώνεται ένα νέο επενδυτικό τοπίο στην Ελλάδα.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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45°C Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Πηγή ΑΠΕ-ΜΠΕ
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ΔΕΗ-Μαύρος: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Newsroom
By Newsroom
Newsroom
By Newsroom
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει
φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς
ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
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Capital Link: Ο Γ. Στουρνάρας σε συζήτηση για την οικονομική ανάκαμψη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το φόρουμ, αποτελεί ετήσιο θεσμό για την προβολή της Ελλάδας ως επενδυτικού προορισμού
και πλατφόρμα ανταλλαγής ιδεών και προβολής των επενδυτικών ευκαιριών της χώρας.
Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, με τίτλο“GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE” που πραγματοποιήθηκε στις 9
Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη, η Capital Link διοργάνωσε Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης με τη
συμμετοχή Υπουργών της Ελληνικής Κυβέρνησης και διεθνών επενδυτών.
Το φόρουμ, που αποτελεί ετήσιο θεσμό για την προβολή της Ελλάδας ως επενδυτικού
προορισμού, αποτέλεσε για ακόμη μια φορά μια εξαιρετική πλατφόρμα ανταλλαγής ιδεών και
προβολής των επενδυτικών ευκαιριών της χώρας. Επιπλέον η Συζήτηση Στρογγυλής
Τραπέζης, παρείχε μια μοναδική ευκαιρία στους υπουργούς της Ελληνικής Κυβέρνησης για
ανοιχτό διάλογο με 22 investment funds και εταιρείες, σχετικά με τις μεταρρυθμίσεις και τις
στρατηγικές ανάπτυξης της Ελλάδας, πέραν των κατ’ ιδίαν επαφών και των παρουσιάσεων
που πραγματοποίησαν στο πλαίσιο του φόρουμ.
Οι υπουργοί της ελληνικής κυβέρνησης που συμμετείχαν ήταν:
κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών και ΜεταφορώνΚυρία Νίκη Κεραμέως,
υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισηςκ. Νίκος Παπαθανάσης, αναπληρωτής
υπουργός Εθνικής Οικονομίας και ΟικονομικώνΚυρία Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργός
Περιβάλλοντος και Ενέργειας
Στη Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης συμμετείχε επίσης ο κ. Γιάννης Στουρνάρας, Διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος.
Συντονιστής της συζήτησης ήταν ο Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος της
EnterpriseGreece, ο οποίος κατά την έναρξη της συζήτησης αναφέρθηκε στην πρόσφατη
αναβάθμιση της μακροπρόθεσμης πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας σε BBB από BBB-
από την Scope Ratings, η οποία επικαλέστηκε τη δημοσιονομική πειθαρχία, τη μείωση του
δημόσιου χρέους και την ανθεκτικότητα του τραπεζικού συστήματος και η οποία αναδεικνύει τη
σταθερή οικονομική πορεία της χώρας.
Μεταξύ των επενδυτών που συμμετείχαν, συμπεριλαμβάνονται υψηλόβαθμα στελέχη από
εταιρείες όπως: Aleutian Capital Group, Ameresco, Alex Brown, Axia Ventures Group, Citi
Pension Investments, Chesapeake Asset Management, Glacier Pass Management, GlobalX,
Insight Partners, Keybank Capital, Kyklos Capital, Macquarie, Metropoulos & Co., Morgan
Stanley Investment Management, Moody’s, MacArthur Capital Group, Oaktree, Paulson & Co.,
Point 72 Asset Management, Rothschild, Trispan, Safra National Bank.
Η συζήτηση επικεντρώθηκε στα κάτωθι θέματα:
οικονομική ανάκαμψη και οι αναπτυξιακές προοπτικές της Ελλάδας.αντίκτυπος των
μεταρρυθμίσεων στην οικονομία και τις επενδύσεις.ευκαιρίες που δημιουργεί η αναβάθμιση της
Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα.θετικό επενδυτικό κλίμα και πρωτοβουλίες για την επιτάχυνση
των επενδύσεων σε διάφορους τομείς.
Επιπλέον, εξετάστηκαν:
οι πρωτοβουλίες της κυβέρνησης για την επιτάχυνση της απονομής δικαιοσύνης και της
δικαστικής διαδικασίας.ο εξορθολογισμός της ρυθμιστικής διαδικασίας για τις άμεσες ξένες
επενδύσεις.οι προοπτικές επέκτασης και αναβάθμισης των ελληνικών κεφαλαιαγορών.το
πρόγραμμα ιδιωτικοποιήσεων και οι ευκαιρίες για διεθνείς επενδυτές.
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Ν. Κεραμέως: «Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Υπουργός τόνισε ότι μέλημα της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα
ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Fascinating Presentation at 26th Annual CL Invest in Greece Forum of "LabourReforms:
Building a Win-Win Relationship for Investors and Employees".
Hellenic Republic
In coop.NYSE & the Athens Exchange Group Lead Sponsors @GoldmanSachs
@MorganStanley TENhttps://t.co/wRnm6MyQHi pic.twitter.com/3TgUYNGEmP
— Capital Link (@CapitalLink) December 9, 2024
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
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στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Σχετικά Άρθρα
Πρόσκληση Κ. Μητσοτάκη σε επενδυτές - Τι είπε στο Capital Link Forum
 10/12/2024 09:19
Χ. Σταϊκούρας στο Capital Link Forum: «Προτεραιότητες για την ισχυροποίηση του ρόλου της
Ελλάδας»
 10/12/2024 09:26
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Fascinating Presentation at 26th Annual CL Invest in Greece Forum of "LabourReforms:
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Building a Win-Win Relationship for Investors and Employees".
Hellenic Republic
In coop.NYSE & the Athens Exchange Group Lead Sponsors @GoldmanSachs
@MorganStanley TENhttps://t.co/wRnm6MyQHi pic.twitter.com/3TgUYNGEmP
— Capital Link (@CapitalLink) December 9, 2024
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
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σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Κ. Μαύρος, ΔΕΗ Ανανεώσιμες: «Νέο Σημείο Εκκίνησης στις ΑΠΕ για τον Όμιλο ΔΕΗ
Από το 2025»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE -
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024. Επιπλέον, ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι
μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου
στην ηλεκτρική ενέργεια
το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση
συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται
αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
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Ν. Κεραμέως στο «26ο ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη: Στόχος να κάνουμε
την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
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γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
Νίκη Κεραμέως
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Κ. Μαύρος (Ομιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Aναμένεται να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα μέχρι το 2027
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», δήλωσε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε χθες
(9.12.2024) στη Νέα Υόρκη.
Συγκεκριμένα, ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι
μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου
στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025 – 2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
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της οικονομίας», εξήγησε.
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ΔΕΗ: Νέα εποχή για τις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025, ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, το οποίο
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά
τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει
το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ
για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ.
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος, επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που
θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια
του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών
και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
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Όμιλος ΔΕΗ Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE -
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει
φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς
ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
Δεν θέλετε να συμπληρώνετε το κείμενο αυτό σε κάθε αναζήτηση σας; Αρκεί απλά να
γραφτείτε δωρεάν στο Forin.gr πατώντας εδώ ή να συνδεθείτε με τον λογαριασμό σας.
Δεν υπάρχουν σχόλια! Πρόσθεσε το σχόλιο σου τώρα!
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Τσούνης: Επιβεβαίωση ισχυρών δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ η αναζωογόνηση των
ναυπηγείων Ελευσίνας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Αμερικανός Πρέσβης στην Ελληνική Δημοκρατία ο Η.Ε. Τζορτζ Τσούνης έκλεισε με ομιλία
του τις εργασίες του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο
"Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade", που πραγματοποιήθηκε με επιτυχία την
Δευτέρα, 9 Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το «New York Stock
Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες &
Οργανισμούς.
Συγκεκριμένα ο πρέσβης των ΗΠΑ τόνισε στην ομιλία του τα εξής:
«Οι δεσμοί Η.Π.Α.-Ελλάδας είναι ισχυρότεροι από ποτέ και συνεχίζουν να ενισχύονται.
Εργαζόμαστε από κοινού για την προώθηση της περιφερειακής και παγκόσμιας ασφάλειας, την
οικονομική ανάπτυξη χωρίς αποκλεισμούς και την ενισχυμένη περιφερειακή ενεργειακή
συνδεσιμότητα. Είμαι υπερήφανος για τις πρόσφατες επιτυχίες μας· είδαμε από πρώτο χέρι
την αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας μέσω μιας επένδυσης 125 εκατομμυρίων
δολαρίων από την αμερικανική κρατική αναπτυξιακή τράπεζα DFC και τη δημιουργία καλών,
ποιοτικών θέσεων εργασίας για Έλληνες εργαζόμενους. Έχουμε δει την Ελλάδα να καθίσταται
κορυφαίος προορισμός για τους Αμερικανούς φοιτητές που σπουδάζουν στο εξωτερικό.
Εργαστήκαμε με τους Έλληνες εταίρους μας για την προώθηση της περιφερειακής
συνεργασίας στον τομέα της ασφάλειας και την ενίσχυση της διαλειτουργικότητας του ΝΑΤΟ. Η
φιλία των χωρών μας σφυρηλατείται μέσα από την κοινή μας δέσμευση στις δημοκρατικές
αξίες, στους βαθείς δεσμούς μεταξύ των λαών μας και μέσα από τον ρόλο της Ελλάδας ως
πυλώνα σταθερότητας στην περιοχή και βασικό σύμμαχο του ΝΑΤΟ».
 

https://www.reporter.gr/Eidhseis/Politikh/625357-Tsoynhs-Epibebaiwsh-ischyrwn-desmwn-Elladas-HPA-h-anazwogonhsh-twn-nayphgeiwn-Eleysinas


http://sofokleous10.gr/

 Publication date: 10/12/2024 15:03

 Similar Stats ranking (Greece): 11105

 link

Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες του υπουργείου για τις μεταφορές και τις υποδομές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια προσπάθεια ενίσχυσης
της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, τόνισε ο κ.
Σταϊκούρας
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, τη Δευτέρα, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Αναλυτικά η ομιλία του κ. Σταϊκούρα:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
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τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
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και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
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Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
- ΑΠΕ – ΜΠΕ
Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
Ακολουθήστε το sofokleous10.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
Αξίζει να διαβάσετε δημοφιλείς ειδήσεις στο sofokleous10.gr
Διαβάστε επίσης περισσότερες ειδήσεις από το sofokleous10.gr
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Αυτή είναι η μεγαλύτερη πρόκληση για την ελληνική οικονομία σύμφωνα με τον
Στουρνάρα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας είπε κατά τη διάρκεια της
βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link πως η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας
αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η ελληνική οικονομία.
Την ίδια στιγμή  ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
 
Για τις μεταρρυθμίσεις
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρκικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
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συναίνεσης στη χώρα μας».
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Αντ. Μιτζάλης, ΑΒΑΞ: Mια θετική στροφή για να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ παρουσίασε, στη Νέα Υόρκη, ο εντεταλμένος σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ,
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του, ο κ. Μιτζάλης τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται
και πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μία θετική στροφή που
πρέπει να διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη
τελευταία 10ετία.
«Τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης είναι το κλειδί
για μία υγιή αγορά. Θα αφήσει, επίσης, στις εταιρείες το απαραίτητο περιθώριο στον
ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη»,
πρόσθεσε ο κ. Μιτζάλης και υπογράμμισε: «Η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου,
μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της
αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές».
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Κωνσταντίνος Μαύρος: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025 - Θα πρωταγωνιστεί
η ΔΕΗ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», διαμηνύει ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τονίζει ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
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της οικονομίας», εξήγησε.
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Μαύρος/ΔΕΗ: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE -
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει
φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς
ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
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της οικονομίας», εξήγησε.
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ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ. ευρώ, τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Σταϊκούρας: Συνδεσιμότητα μεταφορών και ανθεκτικότητας υποδομών ισχυροποιούν
τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών που
ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας, επισημαίνει ο Υπουργός
Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας.
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
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αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
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συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
·       εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·       ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
·       και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
·       Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης
του Συμβουλίου της Ευρώπης.
·       Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
·       Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Ακολουθεί η ομιλία του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών στα Αγγλικά:
I would like to thank Mr. and Ms. Bornozis for giving me the chance to make the Keynote
Address at the 26th Annual Capital Link Forum.
A unique, prestigious event, that takes place at a time that the Greek economy is being
upgraded, becomes stronger and shows remarkable resilience.
This is an achievement primarily due to the long-lasting sacrifices of the Greek society,
combined with the prudent fiscal policy implemented over the last five years, the successful
management of consecutive external crises, as well as the political stability.
However, despite the positive outlook and the promising prospects of the Greek economy, we
should remain cautious and proactive on our decisions, as the wider environment shows signs
of instability and uncertainty.
In this context, the political leadership of the Ministry of Infrastructure and Transport has
embarked on an effort to enhance connectivity in transport and resilience in infrastructure,
aiming ultimately to contribute to levering Greece’s regional, geopolitical and economic role.
Our strategy is based on priorities:
1st Priority: Implementing many large-scale projects throughout the country.
In 2024, we completed, with the valuable contribution of the private sector, and handed over to
traffic the road connection from Aktio to Amvrakia, the main road axis in Lesbos, and a
significant section of the Central Greece highway, E-65.
Moreover, the new Attica Highway Concession Agreement was signed and the highway
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continues to operate, uninterruptedly, under the new Concessionaire.
And, finally, the Thessaloniki Metro, the most emblematic urban project over the last decade,
has been put into operation.
Thessaloniki is getting stronger, is becoming more attractive, is boosting its self-confidence.
Moving forward, the expansion to Kalamaria will be completed in a year from now.
The Patra – Pyrgos highway will be completed also in 2025.
The construction of Thessaloniki Flyover is carried out at a rapid pace.
The contract for the road axis from Ioannina to Kakavia will be signed next week.
The new Kastelli Airport completion ratio is 40%.
And the construction of the Cretan Northern Highway is advancing.
Indeed, works have started, studies are carried out, expropriation procedures are progressing,
and the Contract Documents for the main subproject Chania – Irakleio will be finalized over the
next 50 days.
2nd Priority: Implementing major flood-prevention and irrigation projects.
Indeed, in 2024, we signed contracts or we announced tenders for dams and flood-prevention
projects in Messinia, Aitoloakarnania, Lesvo, Rethymno and Attica.
Moreover, we signed contracts and we completed irrigation projects in Argolida, Imathia,
Fthiotida, Chalkidiki, Serres, Kastoria, Larisa, Trikala, Magnisia and Korinthia.
3rd Priority: Maintaining existing infrastructure projects.
Through the Technical Chamber of Greece, the “Smart Bridges” project is implemented, with
the aim of upgrading road bridges in all regions, as well as 100 railway bridges, with innovative
methods and modern tools.
At the same time, over the following couple of days, we move forward with the restoration of
the damage to the road network affected by storm Daniel, ensuring functionality, safety and
climate resilience, with interventions of at least 200 locations on 2,100 km of the regional road
network, in 6 prefectures.
4th Priority: Reforming the Greek railway.
Railway which has long-lasting accumulated deficiencies and inconsistencies.
To address them, systematic, persistent and long-term effort is required.
We are moving in the right direction.
·       An Action Plan on Railway Safety and Interoperability, agreed with the European
Commission, has started being implemented.
·       The Organisational Reform of the Railway Sector, with a new, single, modern public
entity, fully assuming the role, obligations and responsibilities of the Railway Infrastructure
Manager, is on public consultation, and the law enactment is expected by the end of the year.
·       A contract was signed with EIB, last October, for the preparation of the Railway Strategy
and the Multiannual Investment Program.
·       Finally, we are launching Greece’s participation in the new railway Corridors, such as the
“3 Seas”, namely the “Baltic Sea – Black Sea – Aegean Sea”, as well as the “Western Balkans
– Eastern Mediterranean”.
Towards that direction, we have absorbed, for the first time over the last decades, 1.5 bn
euros, for:
·       the restoration of the railway network of Central Greece,
·       the upgrade of the railway line in Macedonia,
·       the construction of a new single line connecting the port of Kavala with the rail network,
·       and the upgrade of the sub-urban railway of West Attica and West Thessaloniki.
5th Priority: Renewing the public bus fleet.
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Already, 270 new vehicles, mainly electric buses, are circulating in Athens, expecting a total
number of 950 by July 2025.
Additionally, a new tender for the supply of more anti-pollution technology buses has been
launched.
6th Priority: Promoting electro-mobility.
4 relevant – more flexible over the last year – programs are in progress, with significant
subsidies for individuals and companies.
Already, the total subsidy for the purchase of 19,000 vehicles over the last 2 years amounts to
52 mn euros.
At the same time, the publicly available charging points, from 73 in 2019, are now rising to
6,700.
Moreover, the Ministry places particular emphasis on the sustainable planning of transportation
systems, by introducing – among others – Sustainable Urban Mobility Plans, as the main
planning tool for municipalities and regional authorities.
7th Priority: Enhancing the road safety nationwide.
Among other initiatives:
·       we are modernizing the sanctions framework of the Road Traffic Code,
·       we established the National Road Safety Observatory,
·       and we are launching digital recording of violations and the effective collection of fines.
8th Priority: Allocating funds for the implementation of all the above projects.
In close coordination with the Ministry of National Economy and Finance, relevant initiatives
are underway to identify and secure funding sources and financial instruments.
This involves leveraging national and European funds, with the involvement and contribution of
the private sector, through concessions and Public-Private Partnerships.
These are:
·       The funds coming from both the national and co-financed leg of the new programming
period.
·       The Recovery and Resilience Fund, through the existing allocation of funds and the
redistribution of available sources.
·       The EU Solidarity Fund, for the restoration of damages in the affected – from natural
disasters – areas.
·       The “Connecting Europe Facility”, specifically for the restructuring and modernization of
the railway network.
·       Lending from the European Investment Bank and the Council of Europe Development
Bank.
·       Funding from a much healthier and more stable – over the last five years – banking
sector, both on the asset and liability side of its balance sheet.
·       And, of course, leveraging the fiscal space, steadily created over the last five years, in the
State Budget.
I shared with you some priorities and policies of the Ministry of Infrastructure and Transport.
These provide the impetus to form a more resilient economic landscape, to achieve high and
sustainable growth, to create more new jobs and to enhance social cohesion. 
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26ο Capital Link Forum-Ν. Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο
ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Newsroom
By Newsroom
Newsroom
By Newsroom
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
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Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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iEnergeia.gr Μαύρος (ΔΕΗ): Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις
ΑΠΕ από το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
Μέχρι το 2027 πρόκειται να αναπτύξει στην Ελλάδα 6,3 GW ΑΠΕ
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Stournaras: How Greece turned the financial crisis into a success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
He was presented with the "Hellenic Leadership Award" in recognition of his substantial and
long-standing commitment and contribution to the economy of Greece and Europe
 
The Governor of the Bank of Greece, Giannis Stournaras, reviewed the course of the Greek
economy, highlighting its progress, challenges and prospects, in a wide-ranging speech at the
Capital Link conference in New York. From joining the Eurozone to regaining investment grade
status, Stournaras outlined how the country turned the financial crisis into a “success story.”
Furthermore, at the post-conference dinner, he was presented with the “Hellenic Leadership
Award” in recognition of his substantial and long-standing commitment and contribution to the
economy of Greece and Europe, and his decisive contribution to both Greece’s remaining in
the Eurozone and the recovery of the Greek economy.
The dinner was opened with a short speech by the Greek Ambassador to the United States,
Mrs. Ekaterini Nasika.
The Ambassador said that Mr. Stournaras is a prominent figure in the Greek economy, who
played a key role in stabilizing the Greek economy during the critical decade 2009-2019.
Studied at Oxford and with a long university career, she said, he has contributed both from
academic and public positions, such as Finance Minister in 2012 and Governor of the Bank of
Greece since 2014.
Nasika stressed that during the peak of the crisis in 2015, Stournaras maintained the
independence and integrity of the institution he served, protecting the stability of the banking
system and remained optimistic, projecting the potential of the Greek economy, while his
predictions of recovery were fulfilled.
Stournaras Nasika also said “is characterized by resilience, composure and dedication, both
professionally and personally. His steady contribution and leadership make him a central pillar
of the Greek economic recovery and a model public servant.”
Mr. Stournaras was introduced by the American billionaire and Chairman of “Paulson & Co, Mr.
John Paulson. Mr. Paulson stressed, among other things, that under the leadership of Prime
Minister Kyriakos Mitsotakis, Greece has become an economic leader in Europe, achieving
rapid growth and stability through tax cuts, reduction of bureaucracy and fiscal discipline.
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Ύμνοι Πόλσον σε Στουρνάρα: Χωρίς την ηγεσία του η ανακεφαλαιοποίηση των
ελληνικών τραπεζών δεν θα ήταν δυνατή
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
O κ. Πόλσον τόνισε ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα
έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη
NewsRoom Από αριστερά διακρίνονται οι Τζον Πόλσον, Γιάννης Στρουρνάρας, Νικόλαος
Μπορνόζης και Όλγα Μπορνόζη. Φωτογραφία: Αναμνήσεις / Δημήτρης Τσάκας. Ο Αμερικανός
δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson & Co» κ. Τζον Πόλσον ήταν εκείνος που
προλόγισε τη βράβευση του Γιάννη Στουρνάρα στο «2024 Capital Link Hellenic Leadership
Award».
Ο Δρ. Γιάννης Στουρνάρας, Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, βραβεύτηκε για την
ουσιαστική και μακροχρόνια δέσμευση και συνεισφορά του στην οικονομία της Ελλάδας και της
Ευρώπης, αλλά και για την καθοριστική συμβολή του τόσο σε σχέση με την παραμονή της
Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της Ελληνικής Οικονομίας.
O κ. Πόλσον στην ομιλία του τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού
Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη,
πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της
γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Αναλυτικά η ομιλία του John Paulson, President & Portfolio Manager – Paulson  Co:
«Είμαι πολύ χαρούμενος που βρίσκομαι απόψε μαζί σας σε αυτή την υπέροχη ετήσια
εκδήλωση προς τιμήν της Ελλάδας. Θέλω να ευχαριστήσω τον οικοδεσπότη μας, τον Νικόλα
Μπορνόζη, ο οποίος διοργανώνει το Capital Link Invest in Greece Forum τα τελευταία 26
συνεχόμενα χρόνια. Νικόλα, σε ευχαριστούμε για την προσφορά σου στην Ελλάδα!
Πριν από λίγα χρόνια, στεκόμουν σε αυτό το βήμα και σας έλεγα ότι «η Ελλάδα επιστρέφει».
Απόψε, με μεγάλη χαρά θα πω ότι η Ελλάδα αναβαθμίζεται, και μάλιστα με γρήγορους
ρυθμούς!
Υπό την κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει αναδειχθεί πια
σε οικονομικό ηγέτη της Ευρώπης.
Η κυβέρνησή του έχει μειώσει τους φόρους, απλοποίησε τη γραφειοκρατία και διατήρησε
δημοσιονομική πειθαρχία, δημιουργώντας ένα ευνοϊκό επενδυτικό κλίμα.
Βλέπουμε τα θετικά αποτελέσματα:
— Το ΑΕΠ αυξάνεται με ετήσιο ρυθμό 2,3%, σχεδόν τέσσερις φορές πάνω από τον ευρωπαϊκό
μέσο όρο.
— Η Ελλάδα έχει ανακτήσει την θέση της στην Επενδυτική Βαθμίδα.
— Τα έσοδα από τον τουρισμό έφτασαν σε νέο ρεκόρ των 19 δισ. ευρώ έως τον Σεπτέμβριο
του 2024.
— Η βιομηχανική παραγωγή έχει αυξηθεί πάνω από 10% από το 2020.
— Οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται με ετήσιο ρυθμό περίπου 9%.
— Η ανεργία μειώθηκε στο 9,3% τον Σεπτέμβριο, από 19% το 2018.
— Οι ελληνικές τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές αποδόσεις ιδίων κεφαλαίων, με άφθονα
κεφαλαιακά αποθέματα, ενώ επεκτείνουν γρήγορα τη χορήγηση δανείων.
Είμαστε υπερήφανοι που είμαστε ο μεγαλύτερος μέτοχος της Τράπεζας Πειραιώς, η οποία έχει
εξελιχθεί σε ένα εντυπωσιακά επιτυχημένο επιχειρηματικό μοντέλο (ή success story) υπό την
ισχυρή ηγεσία του Διευθύνοντος Συμβούλου μας, Χρήστου Μεγάλου, που είναι μαζί μας
απόψε.
Όλες αυτές οι θετικές τάσεις καθιστούν την Ελλάδα ξεχωριστή, και δεν έχω καμία αμφιβολία ότι
θα συνεχιστούν κατά τη διάρκεια των επόμενων τριών ετών της τρέχουσας κυβέρνησης
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Μητσοτάκη.
Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις,
είμαι εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες.
Διαφαίνεται ένα λαμπρό μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει
παίξει πρωταγωνιστικό ρόλο στο να φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει
τη χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής
εκδήλωσης, ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Δρ. Γιάννης Στουρνάρας.
Απόψε, βρισκόμαστε όλοι εδώ για να τιμήσουμε τα πολλά και αξιοσημείωτα επιτεύγματά του.
Ο Γιάννης έχει διανύσει μια αξιοθαύμαστη πορεία, διακεκριμένη πάνω από όλα για την
εξαιρετική του αφοσίωση στην Ελλάδα αλλά και την Ευρώπη.
Ο Γιάννης αποφοίτησε από το Πανεπιστήμιο Αθηνών με πτυχίο στα οικονομικά, πριν
προχωρήσει στην ολοκλήρωση μεταπτυχιακού και διδακτορικού προγράμματος στα οικονομικά
στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης.
Στη συνέχεια, υπηρέτησε ως κορυφαίος καθηγητής οικονομικών, διατέλεσε σύμβουλος
πολιτικής σε πολλές ελληνικές κυβερνήσεις, πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της
Εμπορικής Τράπεζας, και Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ.
Όλη αυτή η εντυπωσιακή και ευρεία εμπειρία τον προετοίμασε για τη στιγμή-ορόσημο στην
καριέρα του το 2012, όταν ανέλαβε τη θέση του Υπουργού Οικονομικών της Ελλάδας. Όλοι
θυμόμαστε ότι εκείνη την εποχή η Ελλάδα βρισκόταν σε δύσκολη θέση, και η χώρα χρειαζόταν
έναν ισχυρό και έμπειρο ηγέτη στο Υπουργείο Οικονομικών για να χαράξει τον δρόμο προς τα
εμπρός. Ο Γιάννης ήταν αυτός ο ηγέτης. Έθεσε τα δημόσια οικονομικά της Ελλάδας σε
σταθερή βάση, εδραίωσε την αξιοπιστία της χώρας στους Ευρωπαίους εταίρους της και έφερε
πίσω επενδυτές στην Ελλάδα.
Το 2014, ζητήθηκε από τον Γιάννη να αναλάβει μια νέα και εξίσου σημαντική ευθύνη: την
ηγεσία της Τράπεζας της Ελλάδος. Και εδώ, έπαιξε καθοριστικό ρόλο. Το 2015 υπήρξε αλλαγή
κυβέρνησης, η οποία οδήγησε σε τραπεζική κρίση και έθεσε το φάσμα πιθανής εξόδου της
Ελλάδας από το ευρώ. Ευτυχώς, ο Γιάννης Στουρνάρας ήταν διοικητής της Τράπεζας της
Ελλάδος σε εκείνη την κρίσιμη στιγμή. Υπήρξε μια ισχυρή και αταλάντευτη φωνή, τόσο στο
εσωτερικό όσο και στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, υπέρ της παραμονής της Ελλάδας στο
ευρώ.
Με την ταυτόχρονη ανακεφαλαιοποίηση και των τεσσάρων συστημικών τραπεζών, πέτυχε
αυτό που πολλοί θεωρούσαν ακατόρθωτο και οδήγησε τον ελληνικό τραπεζικό τομέα σε
ασφαλή πορεία. Χωρίς την ηγεσία του Γιάννη, ούτε η ανακεφαλαιοποίηση του ελληνικού
τραπεζικού συστήματος, ούτε η αδιάλειπτη συμμετοχή της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ θα
ήταν δυνατή.
Στη συνέχεια, ο Γιάννης στράφηκε στη περαιτέρω βελτίωση των τραπεζών. Διευκόλυνε τις
πολύ αναγκαίες βελτιώσεις στη διοικητική διακυβέρνηση. Ενθάρρυνε τις τράπεζες να
καινοτομήσουν προς όφελος των Ελλήνων καταναλωτών. Και, το πιο σημαντικό, ήταν
καθοριστικός στη σχεδίαση και εφαρμογή της εκκαθάρισης των μη εξυπηρετούμενων δανείων
(NPEs) από τους ισολογισμούς των τραπεζών, μέσω του πολύ αποτελεσματικού
προγράμματος «Ηρακλής».
Σήμερα, οι ελληνικές τράπεζες είναι άρτια διαχειριζόμενες, με επαρκή κεφαλαιακά αποθέματα,
υψηλή ποιότητα περιουσιακών στοιχείων και ισχυρά κέρδη. Αυτό το εντυπωσιακό επίτευγμα
πραγματοποιήθηκε υπό την ηγεσία του Γιάννη Στουρνάρα.
Ο Γιάννης δεν έχει αφήσει το σημάδι του μόνο στην Ελλάδα. Υπήρξε επίσης ένας εξαιρετικά
σημαντικός ηγέτης του European project. Ως μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας από το 2014 και πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου της από
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το 2020, έχει υπάρξει μια αδιάκοπη και ισχυρή φωνή υπέρ της αξιόπιστης νομισματικής
πολιτικής, της βαθύτερης ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης, της ισχυρότερης οικονομικής ανάπτυξης
και των υψηλότερων προτύπων διαβίωσης για όλους τους πολίτες της Ευρωζώνης.
Απόψε, αναγνωρίζουμε τον ευρύτατο αντίκτυπο του Γιάννη τόσο στην Ελλάδα όσο και στο
εξωτερικό. Γιορτάζουμε τα πολλά επιτεύγματά του. Τιμούμε το υποδειγματικό του έργο στη
προς την Ελλάδα και την Ευρώπη.
Ας συγχαρούμε τον Γιάννη Στουρνάρα για τη βράβευση του με το 2024 Capital Link Hellenic
Leadership Award.»
Στιγμιότυπο από την βράβευση του Γιάννη Στουρνάρα. Φωτογραφία: Αναμνήσεις / Δημήτρης
Τσάκας.

https://www.mononews.gr/oikonomia/ymnoi-polson-se-stournara-choris-tin-igesia-tou-i-anakefalaiopoiisi-ton-ellinikon-trapezon-den-tha-itan-dynati


https://businessvoice.gr/

 Publication date: 10/12/2024 14:50

 link

Μ. Σιγάλας (Hill International): Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την
Ελλάδα του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας».
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Π. Λαζαρίδου: Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με
ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η
Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα
λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική
Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο
επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα
νοικοκυριά.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
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στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Πηνελόπη Λαζαρίδου περιέγραψε το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα
μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ. ευρώ, τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Πηγή: skai.gr
Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
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Ακολουθήστε το Skai.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού
Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης
μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Αντώνης Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): Τα κλειδιά για μια υγιή κατασκευαστική αγορά
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
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Χρήστος Σταϊκούρας: Αυτές είναι οι 8 βασικές προτεραιότητες για το Υπουργείο
Υποδομών και Μεταφορών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε τις στρατηγικές
προτεραιότητες του υπουργείου του στο 26ο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link, το οποίο
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Τόνισε πως η ενίσχυση των υποδομών μεταφορών και η βελτίωση της ανθεκτικότητας των
υποδομών θα ενδυναμώσουν τη γεωπολιτική και οικονομική θέση της Ελλάδας. Ο υπουργός
ανέφερε οκτώ βασικούς τομείς προτεραιότητας που προωθούν την ανάπτυξη, τη βιωσιμότητα
και τη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας, ενώ παράλληλα συμβάλλουν στην κοινωνική συνοχή
και στη δημιουργία ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού περιβάλλοντος.
Οι βασικές προτεραιότητες περιλαμβάνουν την υλοποίηση μεγάλων έργων υποδομής, όπως η
ολοκλήρωση οδικών και σιδηροδρομικών έργων, την προώθηση της ηλεκτροκίνησης, την
ενίσχυση της οδικής ασφάλειας και την ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Παράλληλα, επισημάνθηκε η ανάγκη εξεύρεσης επαρκών κονδυλίων για την υλοποίηση αυτών
των έργων μέσω εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτήσεων και συνεργασιών με τον ιδιωτικό
τομέα.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
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απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης
Εργασίας (ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της.
Επιπλέον, η κ. Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με
εκπροσώπους σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Κωνσταντίνος Μαύρος – Όμιλος ΔΕΗ: Νέα εποχή για τις ΑΠΕ το 2025 και ο στρατηγικός
σχεδιασμός πράσινης ανάπτυξης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ΔΕΗ πρωτοστατεί στην πράσινη ανάπτυξη με στόχο 11,8 GW ΑΠΕ έως το 2027, ενισχύει
την ενεργειακή μετάβαση και την απολιγνιτοποίηση στην Ελλάδα και τη ΝΑ Ευρώπη. Σύνταξη
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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ACCELERATING THE INVESTMENT MOMENTUM
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ακόλουθη εξαιρετικά ενδιαφέρουσα ΚΥΡΙΑ ΟΜΙΛΙΑ και το ΠΑΝΕΛ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ με τίτλο «ACCELERATING
THE INVESTMENT MOMENTUM» και « GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post
Investment Upgrade», περιλαμβάνονταν στην ατζέντα του Συνεδρίου 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum με τίτλο “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade”,
που πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία και  εξαιρετική συμμετοχή, την Δευτέρα, 9
Δεκεμβρίου, 2024 στην Νέα Υόρκη σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange»,
το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς.
Η «Goldman Sachs», η «Morgan Stanley» και η «TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)»
ήταν οι Κύριοι Χορηγοί. Το συνέδριο πραγματοποιήθηκε Υπό την Αιγίδα του Γενικού
Προξενείου της Ελλάδος στη Νέα Υόρκη.
To θέμα της ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ κάλυψαν με ομιλίες τους:
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος Παπαθανάσης
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών, κ. Νικόλαος
Παπαθανάσης, στην ομιλία του τόνισε τα εξής:
«Η Κυβέρνησή μας εφαρμόζει ένα πρόγραμμα μεταρρύθμισης για να αντιμετωπίσει δομικά
προβλήματα και να δημιουργήσει ένα περιβάλλον, φιλικό προς την επιχειρηματικότητα, χωρίς
να διακυβεύεται η δημοσιονομική σταθερότητα της οικονομίας μας, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα
ότι τα έσοδα που προκύπτουν από την οικονομική ανάπτυξη επενδύονται εκ νέου στην
κοινωνία.
Ως αποτέλεσμα, η Ελλάδα αναβαθμίστηκε σε επενδυτική βαθμίδα, μετατράπηκε σε έναν
ιδιαίτερα ελκυστικό επενδυτικό προορισμό με αξιοσημείωτο ρεκόρ σε Άμεσες Ξένες
Επενδύσεις και η οικονομία αναπτύσσεται πολύ ταχύτερα από τον μέσο όρο της Ευρωζώνης,
χάρη σε μια σημαντική αύξηση των επενδύσεων, της παραγωγικότητας, των εξαγωγών και της
καινοτομίας.
Τα ευρωπαϊκά κεφάλαια που προέρχονται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και το
ΕΣΠΑ 2021-2027 αποτελούν ένα κρίσιμο εργαλείο για τις προοπτικές ανάπτυξης της χώρας.
Είναι έτοιμα να απελευθερώσουν τη δυναμική της χώρας και να δημιουργήσουν πολλές θέσεις
εργασίας. Αυτοί οι πόροι σηματοδοτούν την αυγή μιας νέας εποχής ισχυρής και βιώσιμης
ανάπτυξης, υποστηρίζοντας το στρατηγικό μας σχέδιο μεταρρυθμίσεων, επενδύσεων
ψηφιακού και πράσινου μετασχηματισμού και αναβάθμισης δεξιοτήτων, καθώς και
υποστηρίζοντας τις επιχειρήσεις να γίνουν πιο ανθεκτικές και ανταγωνιστικές.
Οι επενδύσεις αποτελούν τους κύριους καταλύτες της οικονομικής ανάπτυξης, ειδικά εκείνες
που σχετίζονται με τον δίδυμο μετασχηματισμό (ψηφιακό και πράσινο). Το Ταμείο Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας έχει ισχυρή έμφαση στη χρηματοδότηση επενδύσεων σχετικών με τον
δίδυμο μετασχηματισμό, με δέσμευση να κατευθύνει τουλάχιστον το 37% των συνολικών
πόρων σε μέτρα για κλιματικούς στόχους και τουλάχιστον το 22% σε μέτρα που συμβάλλουν
στους ψηφιακούς στόχους. Επιπλέον, το Σκέλος των Δανείων, ειδικά σχεδιασμένο για την
ενίσχυση των ιδιωτικών επενδύσεων και τη μείωση του επενδυτικού κενού, απευθύνεται
αποκλειστικά στις επιχειρήσεις.
Η κυβέρνησή μας δεσμεύεται να συνεχίσει να χτίζει ισχυρές βάσεις εμπιστοσύνης μεταξύ του
κράτους και της επιχειρηματικής κοινότητας και η Ελλάδα θα παραμείνει ένας πολύ ελκυστικός
προορισμός για ξένους επενδυτές.
Κρατάμε το μέλλον μας στα χέρια μας.»
Ακολούθησε Πάνελ Συζήτησης με θέμα “GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post
Investment Upgrade”

https://energyworld.gr/accelerating-the-investment-momentum/


https://energyworld.gr/

 Publication date: 10/12/2024 14:37

 Similar Stats ranking (Greece): 34954

 https://energyworld.gr/accelerating-the-investment-momentum/

Συντονιστής: κ. Dimitrios Lambropoulos, Partner, Deal Advisory – KPMG in Greece
Ομιλητές:
κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays
Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager – Eurobank
κ. Filippo Taddei, Managing Director – Goldman Sachs International
Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy – Piraeus Bank
Ο κ. Dimitrios Lambropoulos Partner, Deal Advisory – KPMG in Greece τόνισε:
«Πιστεύω ότι η επίτευξη της επενδυτικής βαθμίδας από την Ελλάδα αποτελεί ένα καθοριστικό
ορόσημο στην οικονομική της πορεία, αντανακλώντας χρόνια διαρθρωτικών μεταρρυθμίσεων,
δημοσιονομικής πειθαρχίας και ανθεκτικότητας. Αυτή η επιτυχία έχει ενισχύσει τη θέση της
Ελλάδας τόσο στις ευρωπαϊκές όσο και στις παγκόσμιες αγορές, ανοίγοντας την πρόσβαση σε
διεθνείς πηγές κεφαλαίων, μειώνοντας το κόστος δανεισμού και προσελκύοντας θεσμικούς
επενδυτές που προηγουμένως δεν μπορούσαν να συμμετάσχουν στην οικονομία της.
Η νέα αυτή κατάσταση προσφέρει μια μοναδική ευκαιρία να κατευθυνθούν επενδύσεις σε
βασικούς τομείς ανάπτυξης, όπως οι ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, η τεχνολογία, οι υποδομές
και ο τουρισμός. Αυτοί οι τομείς έχουν τη δυνατότητα να προωθήσουν τη βιώσιμη ανάπτυξη,
να δημιουργήσουν θέσεις εργασίας και να ενισχύσουν την παγκόσμια ανταγωνιστικότητα της
Ελλάδας.
Ωστόσο, αναγνωρίζω ότι αυτή η επιτυχία έρχεται σε ένα σύνθετο παγκόσμιο περιβάλλον.
Γεωπολιτικοί κίνδυνοι, όπως οι εξελισσόμενες σχέσεις ΗΠΑ-Κίνας και οι επιπτώσεις των
πρόσφατων εκλογών στις ΗΠΑ, προσθέτουν επίπεδα αβεβαιότητας στις παγκόσμιες αγορές.
Ταυτόχρονα, προκλήσεις όπως οι πληθωριστικές πιέσεις και τα ζητήματα ενεργειακής
ασφάλειας απαιτούν εγρήγορση και προσαρμοστικότητα.
Για να διατηρηθεί αυτή την πορεία, πρέπει να συνεχιστούν οι μεταρρυθμίσεις, να αξιοποιηθούν
στρατηγικά τα ευρωπαϊκά κεφάλαια και να διασφαλιστεί η δημοσιονομική σταθερότητα. Η
συνεργασία μεταξύ κυβέρνησης, ιδιωτικού τομέα και χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων θα είναι
κρίσιμη για να αξιοποιηθούν πλήρως οι ευκαιρίες που έχει ανοίξει η επενδυτική βαθμίδα».
Ο κ. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays
συζήτησε για τις βασικές τάσεις στις αγορές συναλλάγματος ενόψει των πιθανών αλλαγών
στην εμπορική πολιτική των ΗΠΑ το επόμενο έτος, καθώς και τις επιπτώσεις τους για την
Ελλάδα.
O Δρ. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager – Eurobank
τόνισε 
«Εν μέσω ενός διεθνούς οικονομικού περιβάλλοντος που χαρακτηρίζεται από γεωστρατηγική
και οικονομική αβεβαιότητα, η ελληνική οικονομία συνεχίζει να υπεραποδίδει του περιγύρου
της. Οι ρυθμοί αύξησης του ΑΕΠ αναμένεται να παραμείνουν γύρω ή πάνω από το 2%
μεσοπρόθεσμα. Οι κύριοι μοχλοί ανάπτυξης είναι οι επενδύσεις από το Ταμείο Ανθεκτικότητας
και Ανάκαμψης και οι συνδεόμενες μεταρρυθμίσεις, η καλή επίδοση του τουρισμού, ο
ευεργετικός αντίκτυποw της ανάκτησης της επενδυτικής βαθμίδας στην προσέλκυση
επενδύσεων και στο κόστος χρηματοδότησης, τα υγιή μεγέθη του ελληνικού τραπεζικού τομέα,
που επιτρέπουν απρόσκοπτη χρηματοδότηση της ανάπτυξης, και η υπεραπόδοση των
δημόσιων οικονομικών, με πρωτογενή δημοσιονομικά πλεονάσματα άνω του 2% του ΑΕΠ και
σταθερή μείωση του λόγου χρέους προς ΑΕΠ, γεγονός που ενισχύει την βιωσιμότητα της
οικονομίας. Ωστόσο, η στροφή προς ένα μοντέλο ανάπτυξης περισσότερο βασισμένο στις
εξαγωγές και τις επενδύσεις εξακολουθεί να εξελίσσεται. Οι μακροπρόθεσμες προκλήσεις
περιλαμβάνουν την -ακόμα υψηλή- εξάρτηση του ΑΕΠ από την κατανάλωση, ένα μείγμα
εξειδικεύσεων που κλίνει προς δραστηριότητες χαμηλής τεχνολογίας και χαμηλής γνώσης,
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έλλειμμα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών και δυσμενείς δημογραφικές προβλέψεις. Η
βασική παράμετρος για την αντιμετώπιση όλων αυτών των ζητημάτων είναι ο βαθμός επιτυχίας
στην προσέλκυση επενδύσεων, όχι μόνο δημόσιων και ΣΔΙΤ, αλλά και ιδιωτικών. Για την
επίτευξη οικονομικής σύγκλισης, το μερίδιο των επενδύσεων στο ΑΕΠ θα πρέπει, τουλάχιστον,
να προσεγγίσει τον μέσο όρο της Ευρωζώνης του 22%, σε σύγκριση με 15% στο τέλος του
2023. Αυτό απαιτεί 8% πραγματική αύξηση των επενδύσεων ετησίως μέχρι το τέλος της
δεκαετίας, μια επίδοση που επετεύχθη τελευταία φορά τη δεκαετία του 1950. Επιπλέον, αυτές
οι επενδύσεις θα πρέπει να περιλάβουν, πέρα από τον τουρισμό και τα ακίνητα,
και άλλους παραγωγικούς και τεχνολογικά προηγμένους τομείς, κατά προτίμηση εξαγωγικούς,
ώστε να γεφυρωθεί το χάσμα με τις εισαγωγές. Αυτός είναι ένας δύσκολος αλλά εφικτός
στόχος. Ωστόσο, για να τον πετύχει, η Ελλάδα πρέπει να τηρήσει τη φιλόδοξη ατζέντα της για
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις που θα βελτιώσουν περαιτέρω το οικονομικό περιβάλλον. Αυτές
περιλαμβάνουν επιτάχυνση της δικαιοσύνης, ολοκλήρωση χρήσεων γης και χωροταξίας,
αύξηση της αποτελεσματικότητας της δημόσιας διοίκησης, εκσυγχρονισμό της εκπαίδευσης,
μείωση των φόρων στην παραγωγή και στους μισθούς και, γενικότερα, βελτίωση της ποιότητας
των θεσμών και του κράτους δικαίου. Η αφύπνιση της Ευρώπης στις νέες γεωοικονομικές
πραγματικότητες, θα δημιουργήσει ευκαιρίες για επενδύσεις στην τεχνολογία, την άμυνα και
την ενέργεια και η Ελλάδα πρέπει -και είναι σε θέση- να εκμεταλλευτεί αυτές τις εξελίξεις.»
Ο κ. Filippo Taddei, Managing Director – Goldman Sachs International τόνισε στην
παρουσίασή του ότι αναμένει ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να υπεραποδίδει έναντι της υπόλοιπης
Νότιας Ευρώπης και της Ευρωζώνης το 2025. Οι προοπτικές για το 2025 για την Ευρώπη θα
δεχθούν πιέσεις εξαιτίας των δασμών των ΗΠΑ και κάποια αύξηση του πραγματικού
διαθέσιμου εισοδήματος θα κρατήσει την Ευρωζώνη μακριά από την ύφεση παρέχοντας,
σύμφωνα με τις προσδοκίες μας, αύξηση του ΑΕΠ κατά 0,8% το επόμενο έτος. Εν τω μεταξύ,
η ελληνική οικονομία βιώνει μια ευρείας βάσης βελτίωση.
Η αγορά εργασίας έχει το υψηλότερο ποσοστό απασχόλησης που έχει καταγραφεί ποτέ, το
οποίο εκτείνεται από τις υπηρεσίες έως τη μεταποίηση. Όμως, σε αντίθεση με τις άλλες
οικονομίες της περιοχής, η ανάκαμψη της απασχόλησης στην Ελλάδα συνοδεύεται από μια
αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας που επωφελείται από την άνω του μέσου όρου
αύξηση των επενδύσεων.
Κατά την άποψή μου, η ελληνική οικονομία διατηρεί άθικτες τις δυνατότητες ανάπτυξης μέχρι
το επόμενο έτος, με μια διευρυμένη ευκαιρία για συνεχή αύξηση των κεφαλαιακών δαπανών
που εξακολουθούν να είναι 5% του ΑΕΠ κάτω από το 2010. Η Ελλάδα βρίσκεται σε μια αρκετά
μοναδική θέση για τα επόμενα δύο χρόνια: μπορεί ακόμη να επωφεληθεί από την έκτακτη
δημοσιονομική στήριξη των ευρωπαϊκών προγραμμάτων που θα της επιτρέψει, ταυτόχρονα,
να ενισχύσει τις κεφαλαιουχικές δαπάνες και τις επενδύσεις διατηρώντας το δημοσιονομικό της
έλλειμμα μεταξύ των χαμηλότερων στη ζώνη του ευρώ.
Η επέκταση της ανάκαμψης στις υπηρεσίες υψηλής προστιθέμενης αξίας, ενώ η μεταποίηση
συνεχίζει να βελτιώνεται, είναι η επόμενη πρόκληση για την ελληνική οικονομία. Η ευρωπαϊκή
δημοσιονομική στήριξη, η πολιτική σταθερότητα και η δέσμευση για τη συνέχιση της αύξησης
του μεριδίου του ελληνικού χρέους στην αγορά διαμορφώνουν το μακροοικονομικό τοπίο για
να κερδίσει η Ελλάδα μια πρόσθετη αναβάθμιση της βαθμίδας στις επερχόμενες
αξιολογήσεις.»
«Ο Δρ. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy – Piraeus Bank,
στα σχόλια του ανέφερε ότι η ελληνική οικονομία συνεχίζει να ξεπερνά τις ευρωπαϊκές
επιδόσεις παρά το γεγονός ότι λειτουργεί σε ένα περιβάλλον αυξανόμενων παγκόσμιων
πολιτικών και γεωπολιτικών κινδύνων.
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Τους κύριους μοχλούς της αναπτυξιακής αυτής εξαίρεσης αποτελούν τόσο η ανάγκη να
καλυφθεί ένα σημαντικό αναπτυξιακό κενό σε συνδυασμό με την άφθονη χρηματοδότηση από
ευρωπαϊκές πηγές όπως και η ανάγκη για αύξηση της κατανάλωσης. Σύμφωνα με τον κ. Λεκκό
βασικοί τομείς που επωφελούνται από την ανάκαμψη αυτή είναι οι παραδοσιακοί τομείς όπως
ο τουρισμός και τα ακίνητα οι οποίοι όμως συνοδεύονται και από αναδυόμενες δυνάμεις όπως
logistics, data centers & IT, φαρμακευτικός κλάδος, ναυπηγοεπισκευή, έργα υποδομών και
επεξεργασίας  τροφίμων. Όμως ιδιαίτερης σημασίας είναι ο τομέας των ανανεώσιμων πηγών
και πράσινης ενέργειας τόσο για τον οικονομικό αντίκτυπο στην ελληνική οικονομία όσο και για
τον στρατηγικό και γεωπολιτικό του ρόλο.»
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Όμιλος ΔΕΗ-Κ. Μαύρος: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
διευθύνων σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE -
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, χθες, Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο κ. Μαύρος τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον
αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει
φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς
ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Όπως πρόσθεσε, «αυτό δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος
ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η
ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο
στόχος της πράσινης ανάπτυξης.
Επίσης, παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να
αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής
Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. «Ήδη,
σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα
προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη
γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο
στόχος», σημείωσε.
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο κ.
Μαύρος επισημαίνοντας πως χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό, που θα
προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του
Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και
άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
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M. Σιγάλας: Θετικό παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα η
Αττική Οδός
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Δέσμευση του Managing Director Europe της Hill International για μεταμορφωμένη Ελλάδα ως
το 2030
Θετικό παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα χαρακτήρισε την
περίπτωση της Αττικής Οδού ο Μανώλης Σιγάλας, Managing Director Europe της Hill
International στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum που πραγματοποιήθηκε
χτες (9/12) στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Σιγάλας υπογράμμισε ότι η υπογραφή της νέας παραχώρησης στις 12 Σεπτεμβρίου και η
ολοκλήρωση του οικονομικού κλεισίματος μέσα σε μόλις τρεις εβδομάδες αποτελούν ένα
ενδεικτικό παράδειγμα για την αποτελεσματικότητα στις συναλλαγές τέτοιου είδους έργων.
Στην ομιλία του, ο κ. Σιγάλας παρουσίασε μια ευρύτερα θετική εικόνα για τον κατασκευαστικό
τομέα στην Ελλάδα, σημειώνοντας ότι βρίσκεται σε τροχιά που ξεπερνά ακόμα και τις πιο
αισιόδοξες προβλέψεις του παρελθόντος. Μόνο στην Αττική, ένα επενδυτικό πρόγραμμα άνω
των 7 δισ. ευρώ βρίσκεται ήδη σε πλήρη εξέλιξη, περιλαμβάνοντας εμβληματικά έργα όπως η
προγραμματισμένη μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος, η οποία
αναμένεται να ξεκινήσει μέσα στο 2025. Παράλληλα, σε όλη τη χώρα υλοποιούνται έργα
μεγάλης κλίμακας, από την Κρήτη έως τη Θράκη.
Οι προκλήσεις των μεγάλων έργων στη χώρα
Ενδεικτικά έργα περιλαμβάνουν τον Νέο Διεθνή Αερολιμένα Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), τον
ΒΟΑΚ, τη Γραμμή 4 του Μετρό, τις ενεργειακές υποδομές όπως το FSRU Αλεξανδρούπολης
και τη Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, το πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, καθώς και μεγάλα
Data Centers.
Ο κ. Σιγάλας ανέφερε ότι η εξέλιξη αυτών των έργων συνοδεύεται από σημαντικές προκλήσεις,
όπως η διασφάλιση ρευστότητας, η εκτελεστική ικανότητα του κλάδου, η σωστή προετοιμασία
μελετών, αλλά και η ανάγκη συντήρησης υφιστάμενων υποδομών. Ιδιαίτερη αναφορά έκανε και
στη σημασία της βιωσιμότητας, λαμβάνοντας υπόψη τις αυξημένες απαιτήσεις και τις
επιπτώσεις της κλιματικής αλλαγής.
Παράλληλα, χαρακτήρισε ως σημαντική εξέλιξη τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των αμοιβών στον κατασκευαστικό τομέα, τονίζοντας τη συμβολή του ανθρώπινου
δυναμικού στην επιτυχία του κλάδου.
Σε στρατηγικό επίπεδο, ο κ. Σιγάλας υπογράμμισε τη δέσμευση της Hill International να φέρει
τεχνογνωσία από έργα της σε όλη την Ευρώπη, να προωθήσει την εξωστρέφεια του ελληνικού
κατασκευαστικού τομέα και να αναπτύξει καινοτόμες τεχνολογικές λύσεις, όπως εφαρμογές
τεχνητής νοημοσύνης, που μπορούν να αξιοποιηθούν τόσο στην Ελλάδα όσο και διεθνώς.
Κλείνοντας, εξέφρασε την αισιοδοξία του ότι μέχρι το 2030, η Ελλάδα θα έχει μεταμορφωθεί
χάρη σε αυτά τα μεγάλα έργα υποδομών, τα οποία όχι μόνο υποστηρίζουν την οικονομική
ανάπτυξη αλλά και αναβαθμίζουν συνολικά τη χώρα.
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Ν. Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, στο 26ο ετήσιο forum της
Capital Link «Invest in Greece»
H υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως πραγματοποίησε oμιλία με
θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές», στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη. Κατά την
έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει
τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη και την
αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. Όπως
υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%,
σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη. Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές
αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία, συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά
εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο
ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων
και των επενδυτών. «Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε,
οδήγησαν στη δημιουργία 500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια
χώρα με πληθυσμό λίγο πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός,
επισημαίνοντας παράλληλα ότι η ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για
πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο 9%. Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα
μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019, προκειμένου να συνδράμει
εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
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γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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26ο Capital Link Forum-Ν. Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο
ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«ΑΠΕ-ΜΠΕ»
ΑΘΗΝΑ. Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και
επενδυτές», πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη
Κεραμέως, στο 26ο ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη
Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
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αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Αλέξανδρος Εξάρχου – Capital Link: Φθηνό το Real Estate στην Ελλάδα – Τι προβλέπει
για τις τιμές των ακινήτων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
10.12.2024 14:29
Οικονομία
Newsroom
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ.ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030-2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
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Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και η δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Ελληνική οικονομία Capital Link μεταρρυθμίσεις επενδύσεις real estate ακίνητα Ακολούθησε το
Βήμα στο Google news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης μίλησε στο «26ο ετήσιο Capital Link Forum»
στη Νέα Υόρκη και μεταξύ άλλων ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα
τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία Η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης μίλησε στο «26ο ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη και μεταξύ άλλων
ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η
ελληνική οικονομία
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο ετήσιο
forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κυρία Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κυρία Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η
κυρία Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κυρία Κεραμέως και στη συνέχεια
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αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κυρία Κεραμέως.
Η υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, είχε την
ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους σημαντικών διεθνών
επενδυτικών εταιρειών.
Ακολουθήστε το Protagon στο Google News
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Γ. Στουρνάρας: Μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε ομιλία του κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, ο κ.
Στουρνάρας σημείωσε ότι, αν και η Ελλάδα αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη
σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη
παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία
βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η.
Όπως είπε, αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας
Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από
200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της
Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Αυτή η σημαντική υστέρηση
ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών της
χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Σύμφωνα με τον κ. Στουρνάρα, προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι
εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των
αγορών, με την κατάργηση των φραγμών εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και
υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Ο κ. Στουρνάρας επεσήμανε ότι για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις, όπως τόνισε, θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε
τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα
εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της
δικαιοσύνης.
Ως προς τα ελληνοτουρκικά, σημείωσε ότι οι υψηλές αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η
χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο,
«πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις
ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Σε ό,τι αφορά τις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο κ. Στουρνάρας εξέφρασε την εκτίμηση ότι, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης
οικονομικής κρίσης, τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους
πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας,
γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας», όπως είπε.
«Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και,
κατά συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Πρώτον, τη
δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
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Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της» συμπλήρωσε ο διοικητής
της ΤτΕ.
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45°C Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιεί το
γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που δίδουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής παρουσίασε ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος
Σταϊκούρας στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
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Μανώλης Σιγάλας: Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την Ελλάδα
του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω
συνεργασιών με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε, οι ελληνικές εταιρείες
μπορούν και πρέπει να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια,
περιλαμβανομένων των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical
Corridor) μεταξύ Ελλάδας, Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα
ανοικοδόμησης, αλλά και το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η
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πρόσφατη ευρωπαϊκή εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα
κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα, Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα
(2011-σήμερα).Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής
Νοημοσύνης (ΑΙ) σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να
δημιουργήσουν υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας».
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα
νοικοκυριά.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών.«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους €
10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις,
προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το
μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης –
αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος,
απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια
περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών
όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας
Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι,
κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές
περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για
μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της
κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο
όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει
την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα.
Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
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Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στο
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«Κουλτούρα συναίνεσης» ζητά από τα κόμματα ο Στουρνάρας – Χρειάζονται φιλόδοξες
μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε μια πολιτική παρέμβαση, προχώρησε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, τονίζοντας την ανάγκη για «κουλτούρα συναίνεσης» στα πολιτικά κόμματα,
καθώς μια σειρά από «φιλόδοξες μεταρρυθμίσεις» είναι απαραίτητες.
Σύμφωνα με τον κ. Στουρνάρα, η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη
πρόκληση που αντιμετωπίζει η ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της
Ελλάδος.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη. Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει
το Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το
2023.
Χρειάζονται «φιλόδοξες μεταρρυθμίσεις»
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Οι ελληνοτουρκικές σχέσεις
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρκικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Το πολιτικό σκηνικό
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
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Ο κ. Στουρνάρας διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Χρ. Μεγάλου: Διάθεση 40 δισ. ευρώ στην οικονομία έως το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Aνέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία, αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής
νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών.
Ένας από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in
Greece» Forum στη Νέα Υόρκη, ήταν ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς. Στην
ομιλία του με τίτλο «The Greek Banking Sector As A Pillar Of Growth» ανέδειξε τον
καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας, ενώ
παράλληλα ο Χρήστος Μεγάλου δεσμεύθηκε ότι η τράπεζά του θα συνεισφέρει 40 δισ. ευρώ
στην ελληνική οικονομία έως το 2027.
Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση
των μη εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού
μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την
οικονομία αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει
νέα δάνεια άνω των 7-8 δισ. ευρώ, με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από 2,5 δισ. ευρώ σε
τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της θέση στη
βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου.
Ο διευθύνων σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία,
αναφερόμενος σε εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που
έχουν βελτιώσει την εμπειρία πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth
Management, έχοντας υπό διαχείριση 11 δισ. ευρώ, στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών
πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη.
Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας
ήδη διαθέσει 32 δισ. ευρώ στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με
στόχο να ξεπεράσει τα 40 δισ. ευρώ έως το 2027.
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Στουρνάρας: Πώς η Ελλάδα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Ν. Υόρκη.
Από την ένταξη στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας
παρουσίασε πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story». Ειδικότερα
όπως ανέφερε ο κ. Στουρνάρας, «η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι
αναμφισβήτητα ένα “success story”, αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής
αξιολόγησης στην επενδυτική κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του
Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών.
Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα
σοβαρά δημοσιονομικά προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα
αναδιάρθρωσης και ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ
οι τραπεζικές καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως».
Ακόμη μέσα από την ομιλία του ο κ. Στουρνάρας εστίασε και στις πολιτικές συναινέσεις, η
δημιουργία των οποίων θα συμβάλλει στην ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων. «Παρά τη σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης
των διαρθρωτικών αλλαγών δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές
δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την
ιδιοκτησία (ownership) των μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις»
συμπλήρωσε.
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε στον κ. Στουρνάρα το βραβείο
«Hellenic Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης
και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το
2015, διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε,
προστατεύοντας τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος,
προβάλλοντας τις δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη
επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
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πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
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εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
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Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
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προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
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το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
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μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
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Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,

https://lamianow.gr/stournaras-pos-i-ellada-metetrepse-tin-oikonomiki-krisi-se-success-story/


https://lamianow.gr/

 Publication date: 10/12/2024 14:24

 link

πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
newmoney.gr
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050
σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
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οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Σταϊκούρας – Capital Link: Οι 8 προτεραιότητες σε υποδομές και μεταφορές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
10.12.2024 13:50
Οικονομία
Newsroom
«Παρά τις θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας θα πρέπει να παραμείνουμε
προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας», δήλωσε ο υπουργός Υποδομών και
Μεταφορών κατά την ομιλία του στο Forum της Capital Link στη Ν. Υόρκη.
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ολόκληρη η ομιλία του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστου Σταϊκούρα 
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
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Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
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την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
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τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Χρήστος Σταϊκούρας Capital Link υποδομές μεταφορές Ακολούθησε το Βήμα στο Google news
και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
Σχετικά άρθρα Νίκη Κεραμέως – Capital Link: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο
ελκυστική στις επενδύσεις 10.12.2024, 13:35
Στουρνάρας: Πώς η Ελλάδα έγινε success story – Τι είπε για την διάκριση αριστεράς – δεξιάς
10.12.2024, 13:13
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Γιάννης Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
H βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση» (να ανοίξουμε
μία παρένθεση και να επισημάνουμε ότι το όνομα του Γιάννη Στουρνάρα ακούστηκε για τη
θέση του Προέδρου της Δημοκρατίας και θα μπορούσε να είναι μία συναινετική
υποψηφιότητα).
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
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απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών
Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται
για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Δες όλες τις ειδήσεις και τα νέα τη στιγμή που συμβαίνουν
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Κ. Μαύρος: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης
και των ευέλικτων μονάδων
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Το στρατηγικό σχέδιο μέχρι το 2027
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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(Ξένη δημοσίευση)- ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΤΥΠΟΥ- ΥΠ. ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ-
Χρήστος Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της
Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Αθήνα, 10 Δεκεμβρίου 2024 ΔΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ Χρήστος Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της
συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον
γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε,
χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ. Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό
Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th Annual Capital Link Invest in Greece
Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας
αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που
ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο
την ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας. Αυτές
είναι: Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα. Η υλοποίηση μεγάλων
αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής. Η
μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου. Η ανανέωση του στόλου των αστικών
λεωφορείων. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην
επικράτεια. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων. Ακολουθεί
η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστου
Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά: Το 26ο Annual Capital Link Forum
αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική
οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα
επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε
συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια,
την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την πολιτική
σταθερότητα. Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής
οικονομίας, θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς
το ευρύτερο περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας. Στο πλαίσιο αυτό, η
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια προσπάθεια
ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, με στόχο
να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού
ρόλου της Ελλάδας. Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες: 1η
Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα. Το 2024
ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65. Επιπλέον,
υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο αυτοκινητόδρομος
συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο. Και, τέλος, τέθηκε σε
λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της. Η
επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025. Με γοργούς ρυθμούς
υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη. Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί
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η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως την Κακαβιά. Το ποσοστό ολοκλήρωσης
του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%. Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού
Άξονα Κρήτης. Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες
απαλλοτριώσεων προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά –
Ηράκλειο θα οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες. 2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση
μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων. Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή
προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία,
Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική. Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και
ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία, Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά,
Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία. 3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων
υποδομής. Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες
Γέφυρες», με στόχο την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς
και 100 σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών. 4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού
σιδηροδρόμου. Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και
ασυνέπειες. Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια
προσπάθεια. Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση. Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια
και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται. Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού
Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις
υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε
δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους. Υπεγράφη
σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της Σιδηροδρομικής
Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος. Τέλος, εγκαινιάζουμε τη
συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους, όπως το «3 SEAS»,
δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς και «Δυτικά
Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος». Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για
πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5 δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του
σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής
στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το
σιδηροδρομικό δίκτυο, και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής
και Δυτικής Θεσσαλονίκης. 5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών
λεωφορείων. Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα,
ενώ αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας. 6η
Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης. Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα
τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ. Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019,
αυξάνονται πλέον στα 6.700. Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο
σχεδιασμό των συγκοινωνιακών συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης
Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές
αρχές. 7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια Μεταξύ άλλων
πρωτοβουλιών: εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,

https://www.amna.gr/pr-view/319515


https://www.amna.gr/

 Publication date: 10/12/2024 14:06

 Similar Stats ranking (Greece): 829

 https://www.amna.gr/pr-view/319515

ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας, και δρομολογούμε την ψηφιακή
καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική είσπραξη των προστίμων. 8η
Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων. Σε στενή
συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε εξέλιξη
σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης και
χρηματοδοτικών μέσων. Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών
κονδυλίων, με τη συμμετοχή και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και
Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα. Αυτά είναι: Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο
από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο σκέλος της νέας προγραμματικής
περιόδου. Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής
κονδυλίων και της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων. Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για
την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές καταστροφές – περιοχές. Το
«Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και τον
εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου. Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του Συμβουλίου της Ευρώπης. Η χρηματοδότηση
από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια – τραπεζικό τομέα, τόσο στον
ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του. Και, φυσικά, η αξιοποίηση του
δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την τελευταία πενταετία, στον Κρατικό
Προϋπολογισμό. Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου
Υποδομών και Μεταφορών. Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο
ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη
δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής
συνοχής. Ακολουθεί η ομιλία του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών στα Αγγλικά: I would
like to thank Mr. and Ms. Bornozis for giving me the chance to make the Keynote Address at
the 26th Annual Capital Link Forum. A unique, prestigious event, that takes place at a time that
the Greek economy is being upgraded, becomes stronger and shows remarkable resilience.
This is an achievement primarily due to the long-lasting sacrifices of the Greek society,
combined with the prudent fiscal policy implemented over the last five years, the successful
management of consecutive external crises, as well as the political stability. However, despite
the positive outlook and the promising prospects of the Greek economy, we should remain
cautious and proactive on our decisions, as the wider environment shows signs of instability
and uncertainty. In this context, the political leadership of the Ministry of Infrastructure and
Transport has embarked on an effort to enhance connectivity in transport and resilience in
infrastructure, aiming ultimately to contribute to levering Greece’s regional, geopolitical and
economic role. Our strategy is based on priorities: 1st Priority: Implementing many large-scale
projects throughout the country. In 2024, we completed, with the valuable contribution of the
private sector, and handed over to traffic the road connection from Aktio to Amvrakia, the main
road axis in Lesbos, and a significant section of the Central Greece highway, E-65. Moreover,
the new Attica Highway Concession Agreement was signed and the highway continues to
operate, uninterruptedly, under the new Concessionaire. And, finally, the Thessaloniki Metro,
the most emblematic urban project over the last decade, has been put into operation.
Thessaloniki is getting stronger, is becoming more attractive, is boosting its self-confidence.
Moving forward, the expansion to Kalamaria will be completed in a year from now. The Patra –
Pyrgos highway will be completed also in 2025. The construction of Thessaloniki Flyover is
carried out at a rapid pace. The contract for the road axis from Ioannina to Kakavia will be
signed next week. The new Kastelli Airport completion ratio is 40%. And the construction of the
Cretan Northern Highway is advancing. Indeed, works have started, studies are carried out,
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expropriation procedures are progressing, and the Contract Documents for the main subproject
Chania – Irakleio will be finalized over the next 50 days. 2nd Priority: Implementing major
flood-prevention and irrigation projects. Indeed, in 2024, we signed contracts or we announced
tenders for dams and flood-prevention projects in Messinia, Aitoloakarnania, Lesvo, Rethymno
and Attica. Moreover, we signed contracts and we completed irrigation projects in Argolida,
Imathia, Fthiotida, Chalkidiki, Serres, Kastoria, Larisa, Trikala, Magnisia and Korinthia. 3rd
Priority: Maintaining existing infrastructure projects. Through the Technical Chamber of
Greece, the "Smart Bridges" project is implemented, with the aim of upgrading road bridges in
all regions, as well as 100 railway bridges, with innovative methods and modern tools. At the
same time, over the following couple of days, we move forward with the restoration of the
damage to the road network affected by storm Daniel, ensuring functionality, safety and climate
resilience, with interventions of at least 200 locations on 2,100 km of the regional road network,
in 6 prefectures. 4th Priority: Reforming the Greek railway. Railway which has long-lasting
accumulated deficiencies and inconsistencies. To address them, systematic, persistent and
long-term effort is required. We are moving in the right direction. An Action Plan on Railway
Safety and Interoperability, agreed with the European Commission, has started being
implemented. The Organisational Reform of the Railway Sector, with a new, single, modern
public entity, fully assuming the role, obligations and responsibilities of the Railway
Infrastructure Manager, is on public consultation, and the law enactment is expected by the
end of the year. A contract was signed with EIB, last October, for the preparation of the
Railway Strategy and the Multiannual Investment Program. Finally, we are launching Greece's
participation in the new railway Corridors, such as the “3 Seas”, namely the "Baltic Sea - Black
Sea - Aegean Sea", as well as the “Western Balkans - Eastern Mediterranean”. Towards that
direction, we have absorbed, for the first time over the last decades, 1.5 bn euros, for: the
restoration of the railway network of Central Greece, the upgrade of the railway line in
Macedonia, the construction of a new single line connecting the port of Kavala with the rail
network, and the upgrade of the sub-urban railway of West Attica and West Thessaloniki. 5th
Priority: Renewing the public bus fleet. Already, 270 new vehicles, mainly electric buses, are
circulating in Athens, expecting a total number of 950 by July 2025. Additionally, a new tender
for the supply of more anti-pollution technology buses has been launched. 6th Priority:
Promoting electro-mobility. 4 relevant – more flexible over the last year – programs are in
progress, with significant subsidies for individuals and companies. Already, the total subsidy for
the purchase of 19,000 vehicles over the last 2 years amounts to 52 mn euros. At the same
time, the publicly available charging points, from 73 in 2019, are now rising to 6,700. Moreover,
the Ministry places particular emphasis on the sustainable planning of transportation systems,
by introducing – among others – Sustainable Urban Mobility Plans, as the main planning tool
for municipalities and regional authorities. 7th Priority: Enhancing the road safety nationwide.
Among other initiatives: we are modernizing the sanctions framework of the Road Traffic Code,
we established the National Road Safety Observatory, and we are launching digital recording
of violations and the effective collection of fines. 8th Priority: Allocating funds for the
implementation of all the above projects. In close coordination with the Ministry of National
Economy and Finance, relevant initiatives are underway to identify and secure funding sources
and financial instruments. This involves leveraging national and European funds, with the
involvement and contribution of the private sector, through concessions and Public-Private
Partnerships. These are: The funds coming from both the national and co-financed leg of the
new programming period. The Recovery and Resilience Fund, through the existing allocation
of funds and the redistribution of available sources. The EU Solidarity Fund, for the restoration
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of damages in the affected – from natural disasters – areas. The "Connecting Europe Facility",
specifically for the restructuring and modernization of the railway network. Lending from the
European Investment Bank and the Council of Europe Development Bank. Funding from a
much healthier and more stable – over the last five years – banking sector, both on the asset
and liability side of its balance sheet. And, of course, leveraging the fiscal space, steadily
created over the last five years, in the State Budget. I shared with you some priorities and
policies of the Ministry of Infrastructure and Transport. These provide the impetus to form a
more resilient economic landscape, to achieve high and sustainable growth, to create more
new jobs and to enhance social cohesion.
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Μ. Σιγάλας (Hill) : Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί την Ελλάδα του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
• Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
• Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε, οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και πρέπει
να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια, περιλαμβανομένων
των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical Corridor) μεταξύ Ελλάδας,
Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα ανοικοδόμησης, αλλά και
το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή
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εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα,
Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα (2011-σήμερα).
• Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας»
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Ο κατασκευαστικός τομέας στην ελληνική οικονομία-το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου
ΑΒΑΞ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ παρουσίασε, στη Νέα Υόρκη, ο εντεταλμένος σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ,
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του, ο κ. Μιτζάλης τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται
και πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μία θετική στροφή που
πρέπει να διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη
τελευταία 10ετία.
«Τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης είναι το κλειδί
για μία υγιή αγορά. Θα αφήσει, επίσης, στις εταιρείες το απαραίτητο περιθώριο στον
ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη»,
πρόσθεσε ο κ. Μιτζάλης και υπογράμμισε: «Η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου,
μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της
αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές».
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Capital Link Forum – Αντώνης Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): “Ο κατασκευαστικός κλάδος…
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πηγή: capital.gr
Η επιχείρηση 21 ADMEDIA MIKE ως δικαιούχος του ισοτόπου formedia.gr δηλώνει ότι είναι
συμμορφωμένη με τη σύσταση (Ε.Ε.) 2018//334 της επιτροπής της 1/3/2018 σχετικά με μέτρα
για την αποτελεσματική αντιμετώπιση του παράνομου περιεχομένου στο διαδίκτυο.
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Κεραμέως: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Από Μ ΜΠ
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
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κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Ποιες οι προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και
των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς
πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε,  οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και
πρέπει να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια,
περιλαμβανομένων των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical
Corridor) μεταξύ Ελλάδας, Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα
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ανοικοδόμησης, αλλά και το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας.
Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ
φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα, Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό
πρόγραμμα (2011-σήμερα).
Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι:
«Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα
ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030 θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την
Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική
ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην καθημερινότητα όλων μας»
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Capital Link Forum - Αντώνης Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): "Ο κατασκευαστικός κλάδος στην
Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε εξέλιξη"
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ παρουσίασε, στη Νέα Υόρκη, ο εντεταλμένος σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ,
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του, ο κ. Μιτζάλης τόνισε ότι "ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και
πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μία θετική στροφή που πρέπει
να διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
"Τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης είναι το κλειδί
για μία υγιή αγορά. Θα αφήσει, επίσης, στις εταιρείες το απαραίτητο περιθώριο στον
ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη",
πρόσθεσε ο κ. Μιτζάλης και υπογράμμισε: "Η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου,
μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της
αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές".
ΑΒΑΞ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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iEnergeia.gr Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική Ευκαιρία για ένα Πιο Πράσινο Μέλλον
για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης. Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
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απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Ακολουθήστε το Lykavitos.gr στο Google News
και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Source: tourismtoday.gr
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Μαύρος (ΔΕΗ Ανανεώσιμες): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια».
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «Greece –
Speeding Ahead Post Investment Upgrade», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη, τη
Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Νίκη Κεραμέως – Capital Link: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις
επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
10.12.2024 13:35
Οικονομία
Newsroom
Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, είπε η υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο Forum της Capital Link στη Νέα
Υόρκη
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
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που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Νίκη Κεραμέως Capital Link αγορά εργασίας εργασία μεταρρυθμίσεις Ελληνική οικονομία
επενδύσεις Ακολούθησε το Βήμα στο Google news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού
Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης
μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Ν. Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
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απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
ΠΗΓΗ: ΑΠΕ
Ακολουθήστε τον alphatv.gr  στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Για περισσότερη ενημέρωση και ειδήσεις ακολουθήστε @AlphaNewsGr στο twitter (X) 
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
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σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Αντώνης Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): Τα κλειδιά για μια υγιή κατασκευαστική αγορά
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
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Στουρνάρας: Η ελληνική οικονομία έχει κάνει το δικό της success story (εικόνες)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι δήλωσε ο διοικητής της ΤτΕ κατά την ομιλία του στο πλαίσιο βράβευσής του από τον
οργανισμό οικονομικών συνεδρίων Capital Link στην Νέα Υόρκη.
Από τον διεθνούς φήμης οργανισμό διοργάνωσης οικονομικών συνεδρίων Capital Link
βραβεύτηκε την Δευτέρα στη Νέα Υόρκη, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννης
Στουρνάρας.
Ο κ. Στουρνάρας κατά την απονομή του βραβείου του ο κ. Στουρνάρας εκφώνησε ομιλία με
τίτλο «Για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», όπου έκανε λόγο για
“success story” της ελληνικής οικονομίας και εκτίμησε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός
περιλαμβάνει σε μεγάλο βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα
πρέπει να ακολουθήσουν οι εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ. Αναλυτικά
στην ομιλία του ο διοικητής της ΤτΕ τόνισε:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε.
Γεννήθηκα στην Αθήνα στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το
1974. Σπούδασα Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών
και συνέχισα στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M.
Phil.) τo 1980 και διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή
αποσκοπούσε στη θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά
μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας  μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
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Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι,  θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
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Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Credit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα  Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας  της Ελλάδος, στην παραμονή
της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή
και διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
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ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη
συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει
τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με
αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με
τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της
Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά
τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα  η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ.  Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος. 
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
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ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις  στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος
του RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
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Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη  του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί. Ωστόσο,
απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με την
ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την
περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις
και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη
χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
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μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε  ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει  προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται  ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους. Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση
και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων
σχετικά με την προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της
αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της
φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα,  πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
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τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας. Και, κατά την άποψή μου, θα
ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της διαφοράς μας με την Τουρκία ως
προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις
συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή
και ειδικά στη χώρα μας.
Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια.
Όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ».
Ειδήσεις σήμερα:
Μονεμβασιά: Βρέθηκαν απανθρακωμένοι σε σπίτι
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ΠτΔ - Ράμμoς: Ο Χαρίτσης ζήτα συνάντηση με τους αρχηγούς της αντιπολιτευσης
ΗΠΑ - Μπράιαν Τόμσον: Σύλληψη για τη δολοφονία του CEO της UnitedHealthcare
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Αν. Μιτζάλης (AVAX): Σε άνοδο οι κατασκευές στην Ελλάδα λόγω της αύξησης των
έργων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων.
Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να
αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία 10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
www.worldenergynews.gr
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Στουρνάρας: Η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι
της Ευρώπης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
"Κουλτούρα συναίνεσης πρέπει να καλλιεργήσουν τα συστημικά πολιτικά κόμματα"
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε, κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η
Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε
κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα – όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού – που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους
πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας,
γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
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συναίνεσης στη χώρα μας».
Ακολουθήστε το financialreport.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης
και των ευέλικτων μονάδων, είπε ο Κ. Μαύρος OT.gr Newsroom
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Νέο σημείο εκκίνησης
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
OT FORUM – Μαύρος (ΔΕΗ ΑΝΑΝΕΩΣΙΜΕΣ): Στο επόμενο διάστημα παραδίδουμε τα πρώτα
μας έργα ΑΠΕ σε χώρες της ΝΑ Ευρώπης
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Το στρατηγικό σχέδιο
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Επενδύσεις στην Ευρώπη
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
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Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, αλλά απαιτούνται διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα
Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Ο 5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
iefimerida.gr
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Μαύρος: Εγκαταστάσεις ΑΠΕ 6,3 GW ως το 2027 στη ΝΑ Ευρώπη για τη ΔΕΗ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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ΔΕΗ-Μαύρος: Το μερίδιο των ΑΠΕ έφτασε το 60% της ηλεκτροπαραγωγής
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες Κωνσταντίνος Μαύρος μιλώντας στο
επενδυτικό συνέδριο της Capital Link, στην Νέα Υόρκη αναφέρθηκε στο υψηλό ποσοστό -60%-
της ηλεκτροπαραγωγής από Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας (ΑΠΕ), ενώ δήλωσε ότι «Ο Όμιλος
ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025».
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, κατά την παρέμβασή του στο ετήσιο
Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE – SPEEDING
AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη,
 τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη
διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το
60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για
τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ. Αυτό δημιουργεί ένα νέο
σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού
του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην
ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως
απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που
απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης ανάπτυξης».
Ο Κωνσταντίνος Μαύρος παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι
το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της
Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW
το 2027 τονίζοντας ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε
φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του
στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα
προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος. Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου
ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ στην παραγωγή, της πλήρους
απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», και συμπλήρωσε ότι χάρη στις επενδύσεις
στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την
περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh
ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες
παράγουν σήμερα 5TWh.
Στην συνέχεια ο κ. Μαύρος ανέφερε ότι η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες
«Την απoaνθρακοποίηση, την αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και
στον εκδημοκρατισμό της παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα
των συστημάτων παραγωγής», για το στόχο αυτό απαιτούνται-όπως τόνισε-, παγκοσμίως,
επενδύσεις 7 τρισ. δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
ΠΗΓΗ: ΑΠΕ
Ακολουθήστε τον alphatv.gr  στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Οπως επεσήμανε η κυρία Λαζαρίδου, «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές.
»Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά
ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και
ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του
δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κυρία Λαζαρίδου,
δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ,
Ακολουθήστε το Protagon στο Google News
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη. Κατά την
έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει
τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη και την
αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
 
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη. Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές
αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία, συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά
εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο
ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων
και των επενδυτών.
 
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
 
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
 
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
 
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
 
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
 
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
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που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
 
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
 
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
 
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική Ευκαιρία για ένα Πιο Πράσινο Μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
περιέγραψε το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο
πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Κεραμέως: Συνολική μείωση 5,9% στις ασφαλιστικές εισφορές μέχρι το 2027
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
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Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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Εξάρχου (Aktor): Χρειάζονται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού
μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ. 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής. 
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031. 
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια. 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές. 
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα. 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά. 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε. 
Ακολουθήστε το Money Review στο Google News
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα
νοικοκυριά.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών.
<img
src="/sites/default/files/styles/in_article/public/inline-images/p-lazaridou.jpg?itok=Yu4_cLj9"
srcset="/sites/default/files/styles/in_article/public/inline-images/p-lazaridou.jpg?itok=Yu4_cLj9
850w,
/sites/default/files/styles/in_article_med/public/inline-images/p-lazaridou.jpg?itok=xu1smv74
550w" sizes="(max-width: 768px) 100vw,
(max-width: 1024px) 650px,
720px" width="4480" loading="lazy" height="6720" class="image lazyload" alt=" H κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ ">
H κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
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Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στο
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Γ. Στουρνάρας: Οι μεταρρυθμίσεις απαιτούν κουλτούρα συναίνεσης από τα συστημικά
κόμματα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη, σημειώνει το ΑΠΕ-ΜΠΕ.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Ακολουθήστε το Money Review στο Google News
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Ποιες οι προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και
των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς
πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε,  οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και
πρέπει να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια,
περιλαμβανομένων των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical
Corridor) μεταξύ Ελλάδας, Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα
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ανοικοδόμησης, αλλά και το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας.
Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ
φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα, Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό
πρόγραμμα (2011-σήμερα).
Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι:
«Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα
ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030 θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την
Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική
ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην καθημερινότητα όλων μας»
Source: tourismtoday.gr
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Πηνελόπη Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για
την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η τοποθέτηση της Εντεταλμένης Συμβούλου, Εκτελεστικού Μέλους και Γενικού Διευθυντή
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, στο συνέδριο Capital Link στη Νέα
Υόρκη.
Κωνσταντίνος Χρυσός
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, αλλά απαιτούνται διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ.ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030-2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και η δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι' αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στο
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Αναμένεται να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα μέχρι το 2027
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη

https://pelop.gr/k-mavros-omilos-dei-apo-neo-simeio-ekkinisis-oi-ape-to-2025/


https://pelop.gr/

 Publication date: 10/12/2024 13:29

 Similar Stats ranking (Greece): 660

 https://pelop.gr/k-mavros-omilos-dei-apo-neo-simeio-ekkinisis-oi-ape-to-2025/

της οικονομίας», εξήγησε.
Ακολουθήστε μας για όλες τις ειδήσεις στο Bing News και το Google News
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Π. Λαζαρίδου-ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Η ευκαιρία της Ελλάδας για ένα πράσινο μέλλον
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθύντρια
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη. 
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Πηγή: CNN
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Κεραμέως: Να κάνουμε την αγορά εργασίας στην Ελλάδα πιο ελκυστική
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας
Τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική
οικονομία, αναφερόμενη στην ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία
συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων, εξήρε η υπουργός Εργασίας Νίκη
Κεραμέως στο 2ο ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη
Νέα Υόρκη.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
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Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
Ακολουθήστε το financialreport.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Σταϊκούρας: Συνδεσιμότητα μεταφορών και ανθεκτικότητας υποδομών ισχυροποιούν
τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών που
ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας, επισημαίνει ο Υπουργός
Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας.
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
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αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
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την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
·       εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·       ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
·       και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
·       Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης
του Συμβουλίου της Ευρώπης.
·       Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
·       Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
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Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Όμιλος ΔΕΗ: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ». 
Νέο σημείο εκκίνησης για το 2025
Αυτό, όπως εξήγησε ο κ.Μαύρος «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο
όμιλος ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία,
αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών
ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή
μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της
πράσινης ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
Σε τρεις πυλώνες η ενεργειακή μετάβαση
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050. 
Ο ρόλος του Ομίλου ΔΕΗ στον παγκόσμιο ενεργειακό χάρτη
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
Διαβάστε επίσης: ΔΕΗ: Άλμα από την ενέργεια στις τηλεπικοινωνίες με «πουσάρισμα» 150
εκατ. στην Fibergrid
Tags: ΑΝΑΝΕΩΣΙΜΕΣ ΠΗΓΕΣ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣΔΕΗ ΑνανεώσιμεςΟΜΙΛΟΣ ΔΕΗ
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ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Voria.gr
10/12/2024
12:50
Στο μέλλον οι προτεραιότητες της χώρας στις υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν
έργα μεταφορών, τόνισε η κ. Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό
Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την ΕΕ, η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κ.
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κ. Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται
πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά
καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο
της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας.
Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την
στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά
έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία
Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο
Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες
ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα
όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις
προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για
μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος
ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη
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χώρα», κατέληξε η κ. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών
προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Image
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Στουρνάρας: Πώς η Ελλάδα έγινε success story – Τι είπε για την διάκριση αριστεράς –
δεξιάς
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
10.12.2024 13:13
Οικονομία
Newsroom
Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα συναίνεσης, είπε ο
Γιάννης Στουρνάρας
Ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, μίλησε σε εκδήλωση της Capital
Link στη Νέα Υόρκη όπου αναφέρθηκε στην πορεία της ελληνικής οικονομίας, τα επιτεύγματα
και τις προκλήσεις που παραμένουν.
Στην ομιλία του με τίτλο «για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», έκανε μια
ανασκόπηση της διαδρομής της Ελλάδας από τα χρόνια της κρίσης έως σήμερα,
χαρακτηρίζοντας «success story» την ελληνική οικονομία.
Διαβάστε εδώ ολόκληρη την ομιλία του Γιάννη Στουρνάρα
Γιάννης Στουρνάρας: Αναχρονιστική η διάκριση «δεξιά-αριστερά»
Ο κ. Στουρνάρας είπε ότι η ελληνική οικονομία έχει καταστεί διεθνώς ένα «success story»,
χάρη στην επίμονη δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή. Ειδική μνεία έκανε στη
σημασία της παραμονής της χώρας στη ζώνη του ευρώ, παρά τις πιέσεις της κρίσης χρέους,
ενώ ανέλυσε βασικούς παράγοντες που οδήγησαν στην ανάκαμψη: μεταρρυθμίσεις, στήριξη
από την ΕΕ, εφαρμογή ορθολογικών πολιτικών και την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας.
Η ανάπτυξη της οικονομίας το 2024 ξεπερνά τον μέσο όρο της Ευρωζώνης, ενώ η επενδυτική
δραστηριότητα και η αγορά εργασίας παραμένουν ισχυρές. Η βελτίωση του πιστωτικού προφίλ
της χώρας και η ενίσχυση της τραπεζικής σταθερότητας αποτελούν σημαντικά επιτεύγματα,
τόνισε χαρακτηριστικά.
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας επισήμανε το σημαντικό έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών
Συναλλαγών και την υστέρηση στη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα, συγκριτικά με χώρες όπως
η Ιρλανδία και η Πορτογαλία. Υπογράμμισε την ανάγκη επενδύσεων σε πράσινη ενέργεια,
καινοτομία και ανθρώπινο κεφάλαιο για τη μετάβαση σε ένα βιώσιμο οικονομικό μοντέλο.
Για τον Γιάννη Στουρνάρα, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των μεταρρυθμίσεων
περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων.
Παρά τη σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών
αλλαγών δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις, σημειώνει.
Κατά τον ίδιο, η ευρύτερη πολιτική συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την
ιδιοκτησία (ownership) των μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Συνεχίζοντας, σημείωσε πως η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη
από συχνές κρίσεις, πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και
την αυξανόμενη παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις.
Η διάκριση αριστερά-δεξιά, κατέληξε, φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. «Στις σύγχρονες
δημοκρατίες, η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών,
όπως αποτυπώθηκε στην Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την
άνοδο νέων πολιτικών σχηματισμών το 2012», υπογράμμισε.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Στουρνάρας απηύθυνε κάλεσμα για διαρκή δέσμευση για
δημοσιονομική υπευθυνότητα, χρηματοπιστωτική σταθερότητα και ευρωπαϊκή προσήλωση. «Η
Ελλάδα έχει κάνει άλματα, αλλά η πορεία προς ένα ακόμα πιο ανταγωνιστικό και βιώσιμο
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οικονομικό μοντέλο απαιτεί συνεργασία, καινοτομία και αποφασιστικότητα», δήλωσε
χαρακτηριστικά.
Πηγή ΟΤ
Capital Link Γιάννης Στουρνάρας Τράπεζα της Ελλάδος ΤτΕ Ελληνική οικονομία επενδύσεις
Ακολούθησε το Βήμα στο Google news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
Σχετικά άρθρα Γιάννης Στουρνάρας: Αν ο Τραμπ επιβάλλει δασμούς η Ευρώπη θα απαντήσει
– Τι ζητά από την ΕΚΤ 21.11.2024, 13:06
Στουρνάρας: Τα 10 πράγματα που μάθαμε από την κρίση σε 4 τομείς – Το χρέος και οι
προκλήσεις 07.11.2024, 12:38

https://www.tovima.gr/2024/12/10/finance/stournaras-pos-i-ellada-egine-success-story-ti-eipe-gia-tin-diakrisi-aristeras-deksias/


https://www.neasamos.gr/

 Publication date: 10/12/2024 13:22

 https://www.neasamos.gr/?p=154115

Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.

https://www.neasamos.gr/?p=154115


https://www.enanews.gr/

 Publication date: 10/12/2024 13:20

 link

Οι 8 προτεραιότητες Σταϊκούρα για τις υποδομές και τις μεταφορές Το Δημόσιο
χρωστάει 3,5 δισ. ευρώ σε προμηθευτές, συνταξιούχους και φορολογούμενους Τέλος
χρόνου για τη δήλωση των αναδρομικών από συντάξεις – Tο νέο εκκαθαριστικό και η
ρύθμιση των 48 δόσεων Νέο πρόγραμμα για συστήματα θέρμανσης | Έως 60% η
επιδότηση για ηλιακό θερμοσίφωνα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
protothema.gr
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ: Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Πηνελόπη Λαζαρίδου περιέγραψε το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα
μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ. ευρώ, τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Διαβάστε τις Ειδήσεις σήμερα και ενημερωθείτε για τα πρόσφατα νέα.
Ακολουθήστε το Skai.gr στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Dark Mode
Κώστας Παρασκευόπουλος
Σύμφωνα με το σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ στην
παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων.
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
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του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Μαύρος (ΔΕΗ Ανανεώσιμες): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια».
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «Greece -
Speeding Ahead Post Investment Upgrade», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη, τη
Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Στουρνάρας: Αναχρονιστική η διάκριση «αριστερά – δεξιά» – Πολιτική συναίνεση για τις
μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, μίλησε σε εκδήλωση της Capital
Link στη Νέα Υόρκη όπου αναφέρθηκε στην πορεία της ελληνικής οικονομίας, τα επιτεύγματα
και τις προκλήσεις που παραμένουν.
Στην ομιλία του με τίτλο «για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», έκανε μια
ανασκόπηση της διαδρομής της Ελλάδας από τα χρόνια της κρίσης έως σήμερα,
χαρακτηρίζοντας «success story» την ελληνική οικονομία.
Γιάννης Στουρνάρας: Αναχρονιστική η διάκριση «δεξιά-αριστερά»
Ο κ. Στουρνάρας είπε ότι η ελληνική οικονομία έχει καταστεί διεθνώς ένα «success story»,
χάρη στην επίμονη δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή. Ειδική μνεία έκανε στη
σημασία της παραμονής της χώρας στη ζώνη του ευρώ, παρά τις πιέσεις της κρίσης χρέους,
ενώ ανέλυσε βασικούς παράγοντες που οδήγησαν στην ανάκαμψη: μεταρρυθμίσεις, στήριξη
από την ΕΕ, εφαρμογή ορθολογικών πολιτικών και την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας.
Η ανάπτυξη της οικονομίας το 2024 ξεπερνά τον μέσο όρο της Ευρωζώνης, ενώ η επενδυτική
δραστηριότητα και η αγορά εργασίας παραμένουν ισχυρές. Η βελτίωση του πιστωτικού προφίλ
της χώρας και η ενίσχυση της τραπεζικής σταθερότητας αποτελούν σημαντικά επιτεύγματα,
τόνισε χαρακτηριστικά.
Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας επισήμανε το σημαντικό έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών
Συναλλαγών και την υστέρηση στη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα, συγκριτικά με χώρες όπως
η Ιρλανδία και η Πορτογαλία. Υπογράμμισε την ανάγκη επενδύσεων σε πράσινη ενέργεια,
καινοτομία και ανθρώπινο κεφάλαιο για τη μετάβαση σε ένα βιώσιμο οικονομικό μοντέλο.
Για τον Γιάννη Στουρνάρα, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των μεταρρυθμίσεων
περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων.
Παρά τη σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών
αλλαγών δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις, σημειώνει.
Κατά τον ίδιο, η ευρύτερη πολιτική συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την
ιδιοκτησία (ownership) των μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Συνεχίζοντας, σημείωσε πως η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη
από συχνές κρίσεις, πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και
την αυξανόμενη παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις.
Η διάκριση αριστερά-δεξιά, κατέληξε, φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. «Στις σύγχρονες
δημοκρατίες, η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών,
όπως αποτυπώθηκε στην Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την
άνοδο νέων πολιτικών σχηματισμών το 2012», υπογράμμισε.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Στουρνάρας απηύθυνε κάλεσμα για διαρκή δέσμευση για
δημοσιονομική υπευθυνότητα, χρηματοπιστωτική σταθερότητα και ευρωπαϊκή προσήλωση. «Η
Ελλάδα έχει κάνει άλματα, αλλά η πορεία προς ένα ακόμα πιο ανταγωνιστικό και βιώσιμο
οικονομικό μοντέλο απαιτεί συνεργασία, καινοτομία και αποφασιστικότητα», δήλωσε
χαρακτηριστικά.
Πηγή: pagenews.gr
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Γ. Στουρνάρας: Πώς η Ελλάδα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε, κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η
Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR.
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
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σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Δες όλες τις ειδήσεις και τα νέα τη στιγμή που συμβαίνουν

https://www.dnews.gr/eidhseis/business-news/502267/o-al-eksarxou-sto-capital-link-invest-in-greece-forum


https://myvolos.net/

 Publication date: 10/12/2024 13:13

 Similar Stats ranking (Greece): 10245

 https://myvolos.net/g-stournaras-koultoura-synainesis-pr/

Γ. Στουρνάρας: Κουλτούρα συναίνεσης πρέπει να καλλιεργήσουν τα συστημικά
πολιτικά κόμματα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε, κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η
Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε
κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα – όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού – που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους
πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας,
γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».  

https://myvolos.net/g-stournaras-koultoura-synainesis-pr/


https://myvolos.net/

 Publication date: 10/12/2024 13:13

 Similar Stats ranking (Greece): 10245

 https://myvolos.net/g-stournaras-koultoura-synainesis-pr/

www.ertnews.gr

https://myvolos.net/g-stournaras-koultoura-synainesis-pr/


https://www.daypress.gr/index.aspx

 Publication date: 10/12/2024 13:13

 Similar Stats ranking (Greece): 83421

 https://www.daypress.gr/index.aspx?aid=613149&cid=10

Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη. Κατά την
έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει
τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη και την
αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
 
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη. Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές
αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία, συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά
εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο
ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων
και των επενδυτών.
 
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
 
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
 
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
 
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
 
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
 
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
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στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
 
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
 
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
 
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Αντώνης Μιτζάλης [AVAX]: Ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι
σε εξέλιξη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία».
Στο 23,01% το μερίδιο της AVAX στην Ολυμπία Οδό – Οι παραχωρήσεις και τα ΣΔΙΤ
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
Υπενθυμίζεται ότι στο πρώτο εξάμηνο του 2024 ο ενοποιημένος κύκλος εργασιών του Ομίλου,
μόνο από συνεχιζόμενες δραστηριότητες, αυξήθηκε κατά 50,4% σε €289,1 εκατομμύρια έναντι
€192,2 εκατομμυρίων στην αντίστοιχη περίοδο του 2023.
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
32
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Προηγούμενες αναρτήσεις
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια»
NewsRoom
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
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του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας» εξήγησε.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
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που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.

https://www.moneypress.gr/k-mayros-omilos-dei-apo-neo-simeio-ekk/


https://www.nextdeal.gr/

 Publication date: 10/12/2024 13:10

 Similar Stats ranking (Greece): 1887

 link

Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε: 
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας. 
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών. 
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. 
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Μ. Σιγάλας, Hill International: Ξεκινάει μέσα στο 2025 η επέκταση του αεροδρομίου «Ελ.
Βενιζέλος»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
managing director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα για τις εξελίξεις του κλάδου υποδομών και
κατασκευών, λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν
από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του αεροδρομίου “Ελευθέριος Βενιζέλος”.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του, ο managing director Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες
προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι
δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις απαιτήσεις και τους χρόνους του
επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα έργα «που όμως πρέπει να φτάνει
εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων», όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι
σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό ωριμότητας των μελετών και ο
έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω
συνεργασιών με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε, οι ελληνικές εταιρείες
μπορούν και πρέπει να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια,
περιλαμβανομένων των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical
Corridor) μεταξύ Ελλάδας, Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα
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ανοικοδόμησης, αλλά και το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η
πρόσφατη ευρωπαϊκή εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα
κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα, Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα
(2011-σήμερα).Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής
Νοημοσύνης (ΑΙ) σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να
δημιουργήσουν υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας».
Ακολουθήστε μας στο επίσημο κανάλι του «m» στο Youtube
Ακολουθήστε μας στο επίσημο κανάλι του «m» στο Linkedin
Tags:HILL INTERNATIONALΜΑΝΩΛΗΣ ΣΙΓΑΛΑΣΑΕΡΟΔΡΟΜΙΟ "ΕΛ.
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ"ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΟ ΑΘΗΝΑΣΔΑΑ

https://www.metaforespress.gr/aeroporika/%ce%bc-%cf%83%ce%b9%ce%b3%ce%ac%ce%bb%ce%b1%cf%82-hill-international-%ce%be%ce%b5%ce%ba%ce%b9%ce%bd%ce%ac%ce%b5%ce%b9-%ce%bc%ce%ad%cf%83%ce%b1-%cf%83%cf%84%ce%bf-2025-%ce%b7-%ce%b5%cf%80%ce%ad/


https://www.voria.gr/

 Publication date: 10/12/2024 13:09

 Similar Stats ranking (Greece): 159

 link

Κεραμέως: Να κάνουμε την Ελλάδα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Voria.gr
10/12/2024
13:08
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε η υπουργός Εργασίας
Το παρών στο δεύτερο ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται
στη Νέα Υόρκη έδωσε η υπουργός Εργασίας Νίκη Κεραμέως.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για
εργαζόμενους και επενδυτές», η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
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Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Αλ. Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως χρειάζεται αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
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συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
 
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!
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Κ. Μαύρος (Ομιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια
Newsroom
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ». 
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, στο ετήσιο
Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα
Το στρατηικό σχέδιο για τις ΑΠΕΟ αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ
παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3
GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με
στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. 
Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε
φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του
στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα
προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
Τριετία των ΑΠΕ«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η
τριετία των ΑΠΕ στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων
μονάδων», είπε ο Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε
Ελλάδα και εξωτερικό που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο
2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις
24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν
σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050. 
Κοσμογονικές αλλαγές στη Ν.Α. ΕυρώπηΑναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για
«συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και
εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας, με ενσωμάτωση της
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ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. 
«O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει
καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές
χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και
συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας», εξήγησε.
Ακολούθησε την Ημερησία στο Google News!

https://www.imerisia.gr/epiheiriseis/energeia/102774_k-mayros-omilos-dei-apo-neo-simeio-ekkinisis-oi-ape-2025
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε: 
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.

https://energyworld.gr/%cf%80-%ce%bb%ce%b1%ce%b6%ce%b1%cf%81%ce%af%ce%b4%ce%bf%cf%85-%ce%b3%ce%b5%ce%ba-%cf%84%ce%b5%cf%81%ce%bd%ce%b1-%ce%b9%cf%83%cf%84%ce%bf%cf%81%ce%b9%ce%ba%ce%ae-%ce%b5%cf%85%ce%ba%ce%b1%ce%b9/
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.

https://energyworld.gr/%ce%ba-%ce%bc%ce%b1%cf%8d%cf%81%ce%bf%cf%82-%cf%8c%ce%bc%ce%b9%ce%bb%ce%bf%cf%82-%ce%b4%ce%b5%ce%b7-%ce%b1%cf%80%cf%8c-%ce%bd%ce%ad%ce%bf-%cf%83%ce%b7%ce%bc%ce%b5%ce%af%ce%bf-%ce%b5%ce%ba%ce%ba/
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές
τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει μία
ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Νίκη Κεραμέως: Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
31
Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Στην ομιλία της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα
τελευταία πεντέμισι χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και
την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
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αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
Προηγούμενες αναρτήσεις
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια».
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoανθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“GreenDeal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική
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Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον
εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας»,
εξήγησε.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Hill International: Ο κατασκευαστικός κλάδος δημιουργεί & αναβαθμίζει την Ελλάδα του
2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International, μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική
εικόνα για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν
ξεπεράσει και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
"Σε χρόνο... dt η νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού"
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Ποιες οι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Οι στρατηγικοί σκοποί της Hill International
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International, λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω
συνεργασιών με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε, οι ελληνικές εταιρείες
μπορούν και πρέπει να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια,
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περιλαμβανομένων των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical
Corridor) μεταξύ Ελλάδας, Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα
ανοικοδόμησης, αλλά και το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε, η
πρόσφατη ευρωπαϊκή εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα
κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα, Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα
(2011- σήμερα).Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής
Νοημοσύνης (ΑΙ) σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να
δημιουργήσουν υπεραξίες διεθνώς.
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Γ. Στουρνάρας: Κουλτούρα συναίνεσης πρέπει να καλλιεργήσουν τα συστημικά
πολιτικά κόμματα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε, κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η
Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022.
Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε
κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα – όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού – που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους
πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας,
γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».  
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Κ. Μαύρος (ΔΕΗ) στο Capital Link: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων»
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
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οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Χρήστος Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της
Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
1
 
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
 
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
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Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
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την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
 Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
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τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
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Κ. Μαύρος (ΔΕΗ) στο Capital Link: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
“Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025”, τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο “GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE”, το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι “η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ”.
Αυτό, όπως εξήγησε “δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας”, καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι “ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος”.
“Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων”, είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε “η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον “εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής”. Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για “συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ.
ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric”.
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. “O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας”, εξήγησε.
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Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ». 
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050. 
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Κ. Μαύρος – ΔΕΗ: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ
Στο επενδυτικό συνέδριο της Capital Link με τίτλο «GREECE – SPEEDING AHEAD POST
INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη, τη Δευτέρα 9
Δεκεμβρίου 2024 βρέθηκε ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ, Κωνσταντίνος Μαύρος, ο οποίος
στην παρέμβασή του τόνισε πως ο όμιλος ΔΕΗ, δημιουργεί «ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις
ΑΠΕ από το 2025».
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
Σύνταξη: [email protected] 
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Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Πηγή ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές
τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει μία
ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Κεραμέως: Να κάνουμε την Ελλάδα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Το παρών στο 2 ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα
Υόρκη έδωσε η υπουργός Εργασίας Νίκη Κεραμέως.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για
εργαζόμενους και επενδυτές», η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία
ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη
μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά.
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
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αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της
αγοράς εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι
προκλήσεις είναι μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της
μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις
επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως.
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
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Χρ. Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της
ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ
προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα
των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του
περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): Kλειδί για τις κατασκευές η μακροπρόθεσμη χρηματοδότηση
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ. Αντώνης Μιτζάλης, συμμετείχε στο 26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
Πηγή
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σχολιασμός Tο eleftherostypos.gr δημοσιεύει άμεσα κάθε σχόλιο. Ωστόσο δεν υιοθετούμε τις
απόψεις αυτές καθώς εκφράζουν αποκλειστικά τον εκάστοτε σχολιαστή. Σχόλια με ύβρεις
διαγράφονται χωρίς προειδοποίηση. Χρήστες που δεν τηρούν τους όρους χρήσης
αποκλείονται.
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
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χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Μ. Σιγάλας: 3 στρατηγικοί στόχοι για τη Hill International
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και
των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς
πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο.
Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό παράδειγμα για τις
συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε,  οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και
πρέπει να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια,
περιλαμβανομένων των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical
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Corridor) μεταξύ Ελλάδας, Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα
ανοικοδόμησης, αλλά και το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας.
Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ
φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα, Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό
πρόγραμμα (2011-σήμερα).
Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας»
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Σιγάλας (Hill International): σε πλήρη εξέλιξη επενδυτικό πρόγραμμα στην Αττική άνω
των 7 δισ. ευρώ – Μέσα στο 2025 η μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου “Ελ. Βενιζέλος”
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε,  οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και
πρέπει να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια,
περιλαμβανομένων των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical
Corridor) μεταξύ Ελλάδας, Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα

https://ypodomes.com/sigalas-hill-international-se-pliri-exelixi-ependytiko-programma-stin-attiki-ano-ton-7-dis-eyro-mesa-sto-2025-i-megali-epektasi-toy-aerodromioy-quot-el-venizelos-quot/


https://ypodomes.com/

 Publication date: 10/12/2024 12:51

 Similar Stats ranking (Greece): 531

 link

ανοικοδόμησης, αλλά και το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η
πρόσφατη ευρωπαϊκή εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα
κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα, Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα
(2011-σήμερα).
Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας»
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Κωνσταντίνος Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε«δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 νααναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“GreenDeal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική
Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον
εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας»,
εξήγησε.
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Σιγάλας: Ο κλάδος υποδομών αναβαθμίζει την Ελλάδα του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα». Ως θετική εξέλιξη, ο κ.
Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη βελτίωση των θέσεων
εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Διαβάστε ακόμη
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη. 
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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ΔΕΗ - Μαύρος: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι ανέφερε ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, μιλώντας στο επεδνυτικό συνέδριο
της Capital Link, στην Νέα Υόρκη.
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
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οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Αλ. Εξάρχου: «Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις»
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Μ. Σιγάλας στο Capital Link: Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την
Ελλάδα του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια. 
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ "τροχοδρομεί" και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα κορυφαίο
έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη μεγάλη
επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος. 
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα). 
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
"είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα".
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο. 
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα "που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων",
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη "συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας" ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού. 
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής: 
- Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
- Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε,  οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και πρέπει
να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια, περιλαμβανομένων
των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical Corridor) μεταξύ Ελλάδας,
Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα ανοικοδόμησης, αλλά και
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το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή
εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα,
Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα (2011-σήμερα).
- Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: "Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας".
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
Tags: ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΡΟΗ ΕΙΔΗΣΕΩΝ Χρήστος Σταϊκούρας

https://togegonos.gr/2024/12/10/staikouras-i-enischysi-tis-syndesimotitas-ton-metaforon-kai-tis-anthektikotitas-ton-ypodomon-ischyropoioun-ton-geopolitiko-rolo-tis-elladas/


https://www.powergame.gr/

 Publication date: 10/12/2024 12:48

 Similar Stats ranking (Greece): 330

 link

Σιγάλας: Ο κλάδος των Υποδομών αναβαθμίζει την Ελλάδα του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International, στην ομιλία του στο 26th Annual Capital Link
Invest in Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και
των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς
πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε, οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και πρέπει
να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια, περιλαμβανομένων
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των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical Corridor) μεταξύ Ελλάδας,
Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα ανοικοδόμησης, αλλά και
το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή
εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα,
Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα (2011-σήμερα).
Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας».
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Κωνσταντίνος Μαύρος – Όμιλος ΔΕΗ: Νέα εποχή για τις ΑΠΕ το 2025 και ο στρατηγικός
σχεδιασμός πράσινης ανάπτυξης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η ΔΕΗ πρωτοστατεί στην πράσινη ανάπτυξη με στόχο 11,8 GW ΑΠΕ έως το 2027, ενισχύει
την ενεργειακή μετάβαση και την απολιγνιτοποίηση στην Ελλάδα και τη ΝΑ Ευρώπη.
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απανθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής.
«O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί τη δική του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει
καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές
χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και
συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας», εξήγησε.
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Όμιλος ΔΕΗ – Μαύρος: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024. Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε
ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του
ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της
ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες
που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ». Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα
νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ, μετά και την παρουσίαση του
στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να
πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές
ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι
επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης ανάπτυξης. Ο
αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην
ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ
να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ
που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την υλοποίηση
του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να
επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh. Όπως είπε «η
ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050. Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για
«συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και
εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας, με ενσωμάτωση της
ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της Eurelectric». Έκανε εκτενή
αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές που
συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο του
Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική του
Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική
Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον
εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας»,
εξήγησε.
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Αλ. Εξάρχου στο Capital Link: Η Ελλάδα θα συνεχίζει να αναπτύσσεται - Χρειάζονται
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη. 
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ. 
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής. 
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031. 
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια. 
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές. 
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα. 
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά. 
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του "Ηρακλή 3". Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica
Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞΑΡΧΟΥ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Hill-Σιγάλας: Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την Ελλάδα του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και
των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς
πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε, οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και πρέπει
να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια, περιλαμβανομένων
των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical Corridor) μεταξύ Ελλάδας,
Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα ανοικοδόμησης, αλλά και
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το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή
εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα,
Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα (2011-σήμερα).
Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας»
Διαβάστε επίσης: Ο κατασκευαστικός τομέας στην Ελλάδα και το όραμα του Ομίλου ΑΒΑΞ
Tags: Hill InternationalΜανώλης Σιγάλας
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Π. Λαζαρίδου στο Capital Link: Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
"Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον". Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως "στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας". Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε: 
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας. 
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών. 
"Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα", κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. 
ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Μιτζάλης (Όμιλος ΑΒΑΞ): Θετική στροφή στον κατασκευαστικό κλάδο στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία. Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης
χρηματοδότησης είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το
απαραίτητο περιθώριο στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε
έρευνα και ανάπτυξη» και υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω
της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των
επενδύσεών του στις υποδομές».
www.bankingnews.gr 
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Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τι τόνισε ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες κατά την παρέμβασή του στο ετήσιο
Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE – SPEEDING
AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE».
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoανθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ:
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Κ. Μαύρος (ΔΕΗ) στο Capital Link: Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
"Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025", τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο "GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE", το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι "η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ". 
Αυτό, όπως εξήγησε "δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας", καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι "ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος".
"Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων", είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε "η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον "εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής". Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050. 
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για "συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ.
ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric".
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. "O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία ("Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας", εξήγησε.
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ΔΕΗ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
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απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
- – ΜΠΕ
Ειδήσεις σήμερα:
Το Ισραήλ κατέστρεψε τις σημαντικότερες εγκαταστάσεις του στρατού της Συρίας – Ισχυρές
εκρήξεις σήμερα στη Δαμασκό
Νίκος Κωνσταντόπουλος: Η πρώτη γνωριμία, η διαγραφή, το Ειδικό Δικαστήριο και ο
τελευταίος διάλογος με τον Ανδρέα Παπανδρέου
Σύρος κρατούμενος περιγράφει με λυγμούς τα βασανιστήρια που υπέστη στις φυλακές του
Άσαντ – Βίντεο
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Capital Link Forum - Ν. Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική
στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα "Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές",
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link "Invest in Greece", που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
"Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια", σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. "Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό", είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
"Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους", εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. "Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις", συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. "Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας", διαπίστωσε η
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κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις "Ημέρες Καριέρας", μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
"Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις", είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Αντ. Μιτζάλης-26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum: Ο κατασκευαστικός
τομέας στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου ΑΒΑΞ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Βάσω Κουτσούμπα
By Βάσω Κουτσούμπα
Βάσω Κουτσούμπα
By Βάσω Κουτσούμπα
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ παρουσίασε, στη Νέα Υόρκη, ο εντεταλμένος σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ,
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του, ο κ. Μιτζάλης τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται
και πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μία θετική στροφή που
πρέπει να διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη
τελευταία 10ετία.
«Τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης είναι το κλειδί
για μία υγιή αγορά. Θα αφήσει, επίσης, στις εταιρείες το απαραίτητο περιθώριο στον
ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη»,
πρόσθεσε ο κ. Μιτζάλης και υπογράμμισε: «Η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου,
μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της
αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές».
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Νίκη Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη, στην
οποία ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η
ελληνική οικονομία. 
Αναφέρθηκε επίσης στη ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε
από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι
επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην
Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
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κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Κ. Μαύρος (Ομιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε στο Capital Link Forum ο αναπληρωτής
Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ - Αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην
Ελλάδα και στην ευρύτερη περιοχή της ΝΑ Ευρώπης
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
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Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
Διαβάστε ακόμη
Γιατί ο Καραμολέγκος το …ρίχνει στις μπάρες
Άλμα στις αμυντικές δαπάνες των 27 της Ε.Ε. το 2024 – Η θέση της Ελλάδας (πίνακες)
Παρασκευή και 13 η Ελλάδα αποπληρώνει 8 δισ. δάνεια του πρώτου μνημονίου
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Μανώλης Σιγάλας: Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την Ελλάδα
του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Mόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό πρόγραμμα άνω των 7 δισ.
ευρώ, τόνισε ο Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual
Capital Link Forum
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες. Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω
συνεργασιών με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε,  οι ελληνικές εταιρείες
μπορούν και πρέπει να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια,
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περιλαμβανομένων των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical
Corridor) μεταξύ Ελλάδας, Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα
ανοικοδόμησης, αλλά και το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η
πρόσφατη ευρωπαϊκή εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα
κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα, Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα
(2011-σήμερα).
Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας»
Διαβάστε ακόμη
Γιατί ο Καραμολέγκος το …ρίχνει στις μπάρες
Άλμα στις αμυντικές δαπάνες των 27 της Ε.Ε. το 2024 – Η θέση της Ελλάδας (πίνακες)
Παρασκευή και 13 η Ελλάδα αποπληρώνει 8 δισ. δάνεια του πρώτου μνημονίου
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, αλλά απαιτούνται διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα
Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Ο 5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Γ. Στουρνάρας: Χρειαζόμαστε βελτίωση της ανταγωνιστικότητας και συναίνεση των
κομμάτων
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα “συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, “πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της”,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα “συστημικά” ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που “δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας”.
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ

https://www.kontranews.gr/oikonomia/staikouras-i-enischysi-tis-syndesimotitas-ton-metaforon-kai-tis-anthektikotitas-ton-ypodomon-ischyropoioun-ton-geopolitiko-rolo-tis-elladas/


https://ypodomes.com/

 Publication date: 10/12/2024 12:37

 Similar Stats ranking (Greece): 531

 link

Μαύρος (ΔΕΗ): Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το
2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
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της οικονομίας», εξήγησε.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Login / Subscribe
Ποιες είναι οι στρατηγικές προτεραιότητες της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
Tο νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας περιέγραψε στο συνέδριο της
Capital Link στη Νέα Υόρκη η Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική
Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, Πηνελόπη Λαζαρίδου,
λέγοντας πως «Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με
ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η
Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». 
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού
Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης
μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
Η κα. Λαζαρίδου δίνοντας το στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ τόνισε πως «Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα
οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας
κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο
αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από
την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά
έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική
υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο
κρίσιμος για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές
νέο Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν
με βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα».
Login / Subscribe
Κάντε εγγραφή στο newsletter μας και μείνετε πάντα ενημερωμένοι
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AKTOR-Εξάρχου: Ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Όμιλος AKTOR: «Η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού
μοντέλου», τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο
ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο, με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτήν και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό
και εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο
2030-2031.Ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Ο Όμιλος AKTOR δρομολογεί επενδύσεις 2 δισ. ευρώ
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη, τόσο στην Ελλάδα, όσο και στη Ρουμανία,
όπου ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων
και το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και πρόβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα
συνεχίζουν να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτόν, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της ΕΕ και πρόβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών, κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτόν, επισημαίνοντας
ότι όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
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μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις σε ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτόν, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment), που επηρεάζουν και τη δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Ο Όμιλος AKTOR Partner της Thrivest Holdings
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για τη σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρ’ όλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε
δύσκολη ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η Πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Διαβάστε επίσης: O Αλέξανδρος Εξάρχου ανέλυσε τον στρατηγικό σχεδιασμό του Ομίλου
Intrakat στο Investor Update του 2024 
Tags: ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞΑΡΧΟΥΌμιλος AKTOR
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Αν. Μιτζάλης: Έχει momentum ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κλειδί για μια υγιή αγορά τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης
χρηματοδότησης
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
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απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», ανέφερε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,

https://www.powergame.gr/green-power/771374/mavros-omilos-dei-apo-neo-simeio-ekkinisis-oi-ape-to-2025/


https://www.powergame.gr/

 Publication date: 10/12/2024 12:31

 Similar Stats ranking (Greece): 330

 link

οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
“Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον”. Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως “στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας”. Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
"
"
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
“Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα”, κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές
τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει μία
ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα
νοικοκυριά.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού
Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης
μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Σταϊκούρας: Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας
των υποδομών ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο πλαίσιο του ετήσιου Επενδυτικού Συνεδρίου της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, ο
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας μίλησε για τις προτεραιότητες και
πολιτικές του υπουργείου που παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού
οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία
περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Συγκεκριμένα, κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες
του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών
και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
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Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
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αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Ο κατασκευαστικός τομέας στην Ελλάδα και το όραμα του Ομίλου ΑΒΑΞ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Όμιλος ΑΒΑΞ: Σημαντική είναι η συμβολή του κατασκευαστικού τομέα στην ανάκαμψη της
ελληνικής οικονομίας, όπως επισημάνθηκε από τον Αντώνη Μιτζάλη, εντεταλμένο σύμβουλο
του Ομίλου ΑΒΑΞ, στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum στη Νέα
Υόρκη.
Στην ομιλία του, ο κ. Μιτζάλης αναφέρθηκε τόσο στην ανάπτυξη του κλάδου όσο και στη
στρατηγική του Ομίλου για το μέλλον.
Ο κ. Μιτζάλης τόνισε ότι ο κατασκευαστικός τομέας στην Ελλάδα επιστρέφει σε τροχιά
ανάπτυξης, λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων:
«Η θετική αυτή στροφή πρέπει να διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο για να αναπληρωθεί
η χαμένη τελευταία δεκαετία».
Αναφερόμενος στις προκλήσεις, υπογράμμισε ότι η υγιής ανάπτυξη της αγοράς απαιτεί
μεγαλύτερα περιθώρια κέρδους και μακροπρόθεσμη χρηματοδότηση. Αυτά τα στοιχεία θα
επιτρέψουν στις εταιρείες να επενδύσουν σε νέα έργα και να προχωρήσουν σε έρευνα και
ανάπτυξη.
Ο Όμιλος ΑΒΑΞ, με πολυετή εμπειρία στον κατασκευαστικό τομέα, συνεχίζει να πρωτοπορεί,
επεκτείνοντας τις δυνατότητές του και ενισχύοντας τις επενδύσεις του στις υποδομές.
«Η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, με στόχο τη βιώσιμη ανάπτυξη και την
ενίσχυση της παρουσίας της στις κατασκευές», σημείωσε ο κ. Μιτζάλης.
Ο Όμιλος επικεντρώνεται στη δημιουργία έργων που ενισχύουν την εθνική οικονομία,
αξιοποιώντας τεχνογνωσία και καινοτομία για τη βελτίωση των υποδομών της χώρας.
Διαβάστε επίσης: Όμιλος ΑΒΑΞ: Εντυπωσιακή αύξηση κύκλου εργασιών (50,4%), κερδών
(466%) το α’ 6μηνο του 2024
Tags: Όμιλος ΑΒΑΞ
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Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε εξέλιξη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ παρουσίασε, στη Νέα Υόρκη, ο εντεταλμένος σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ,
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του, ο κ. Μιτζάλης τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται
και πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μία θετική στροφή που
πρέπει να διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη
τελευταία 10ετία.
«Τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης είναι το κλειδί
για μία υγιή αγορά. Θα αφήσει, επίσης, στις εταιρείες το απαραίτητο περιθώριο στον
ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη»,
πρόσθεσε ο κ. Μιτζάλης και υπογράμμισε: «Η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου,
μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της
αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές».
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Κ. Μαύρος (ΔΕΗ Ανανεώσιμες): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric»
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
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του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
www.worldenergynews.gr
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
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Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): Να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία 10ετία για τον κλάδο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
Διαβάστε ακόμη
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Μαύρος (ΔΕΗ Ανανεώσιμες): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024. Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε
ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του
ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της
ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες
που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050. Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για
«συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και
εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας, με ενσωμάτωση της
ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
Διαβάστε ακόμη
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Σταϊκούρας: Συνδεσιμότητα μεταφορών και ανθεκτικότητας υποδομών ισχυροποιούν
τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών που
ισχυροποιούν τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας, επισημαίνει ο Υπουργός
Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας.
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε, χθες, ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο
«26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1.    Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2.    Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3.    Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4.    Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5.    Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6.    Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7.    Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8.    Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά και η ομιλία του στα Αγγλικά:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
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αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
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την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
·       εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
·       ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
·       και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
·       Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης
του Συμβουλίου της Ευρώπης.
·       Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
·       Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
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Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Ακολουθεί η ομιλία του Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών στα Αγγλικά:
I would like to thank Mr. and Ms. Bornozis for giving me the chance to make the Keynote
Address at the 26th Annual Capital Link Forum.
A unique, prestigious event, that takes place at a time that the Greek economy is being
upgraded, becomes stronger and shows remarkable resilience.
This is an achievement primarily due to the long-lasting sacrifices of the Greek society,
combined with the prudent fiscal policy implemented over the last five years, the successful
management of consecutive external crises, as well as the political stability.
However, despite the positive outlook and the promising prospects of the Greek economy, we
should remain cautious and proactive on our decisions, as the wider environment shows signs
of instability and uncertainty.
In this context, the political leadership of the Ministry of Infrastructure and Transport has
embarked on an effort to enhance connectivity in transport and resilience in infrastructure,
aiming ultimately to contribute to levering Greece’s regional, geopolitical and economic role.
Our strategy is based on priorities:
1st Priority: Implementing many large-scale projects throughout the country.
In 2024, we completed, with the valuable contribution of the private sector, and handed over to
traffic the road connection from Aktio to Amvrakia, the main road axis in Lesbos, and a
significant section of the Central Greece highway, E-65.
Moreover, the new Attica Highway Concession Agreement was signed and the highway
continues to operate, uninterruptedly, under the new Concessionaire.
And, finally, the Thessaloniki Metro, the most emblematic urban project over the last decade,
has been put into operation.
Thessaloniki is getting stronger, is becoming more attractive, is boosting its self-confidence.
Moving forward, the expansion to Kalamaria will be completed in a year from now.
The Patra – Pyrgos highway will be completed also in 2025.
The construction of Thessaloniki Flyover is carried out at a rapid pace.
The contract for the road axis from Ioannina to Kakavia will be signed next week.
The new Kastelli Airport completion ratio is 40%.
And the construction of the Cretan Northern Highway is advancing.
Indeed, works have started, studies are carried out, expropriation procedures are progressing,
and the Contract Documents for the main subproject Chania – Irakleio will be finalized over the
next 50 days.
2nd Priority: Implementing major flood-prevention and irrigation projects.
Indeed, in 2024, we signed contracts or we announced tenders for dams and flood-prevention
projects in Messinia, Aitoloakarnania, Lesvo, Rethymno and Attica.
Moreover, we signed contracts and we completed irrigation projects in Argolida, Imathia,
Fthiotida, Chalkidiki, Serres, Kastoria, Larisa, Trikala, Magnisia and Korinthia.
3rd Priority: Maintaining existing infrastructure projects.
Through the Technical Chamber of Greece, the “Smart Bridges” project is implemented, with
the aim of upgrading road bridges in all regions, as well as 100 railway bridges, with innovative
methods and modern tools.
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At the same time, over the following couple of days, we move forward with the restoration of
the damage to the road network affected by storm Daniel, ensuring functionality, safety and
climate resilience, with interventions of at least 200 locations on 2,100 km of the regional road
network, in 6 prefectures.
4th Priority: Reforming the Greek railway.
Railway which has long-lasting accumulated deficiencies and inconsistencies.
To address them, systematic, persistent and long-term effort is required.
We are moving in the right direction.
·       An Action Plan on Railway Safety and Interoperability, agreed with the European
Commission, has started being implemented.
·       The Organisational Reform of the Railway Sector, with a new, single, modern public
entity, fully assuming the role, obligations and responsibilities of the Railway Infrastructure
Manager, is on public consultation, and the law enactment is expected by the end of the year.
·       A contract was signed with EIB, last October, for the preparation of the Railway Strategy
and the Multiannual Investment Program.
·       Finally, we are launching Greece’s participation in the new railway Corridors, such as the
“3 Seas”, namely the “Baltic Sea – Black Sea – Aegean Sea”, as well as the “Western Balkans
– Eastern Mediterranean”.
Towards that direction, we have absorbed, for the first time over the last decades, 1.5 bn
euros, for:
·       the restoration of the railway network of Central Greece,
·       the upgrade of the railway line in Macedonia,
·       the construction of a new single line connecting the port of Kavala with the rail network,
·       and the upgrade of the sub-urban railway of West Attica and West Thessaloniki.
5th Priority: Renewing the public bus fleet.
Already, 270 new vehicles, mainly electric buses, are circulating in Athens, expecting a total
number of 950 by July 2025.
Additionally, a new tender for the supply of more anti-pollution technology buses has been
launched.
6th Priority: Promoting electro-mobility.
4 relevant – more flexible over the last year – programs are in progress, with significant
subsidies for individuals and companies.
Already, the total subsidy for the purchase of 19,000 vehicles over the last 2 years amounts to
52 mn euros.
At the same time, the publicly available charging points, from 73 in 2019, are now rising to
6,700.
Moreover, the Ministry places particular emphasis on the sustainable planning of transportation
systems, by introducing – among others – Sustainable Urban Mobility Plans, as the main
planning tool for municipalities and regional authorities.
7th Priority: Enhancing the road safety nationwide.
Among other initiatives:
·       we are modernizing the sanctions framework of the Road Traffic Code,
·       we established the National Road Safety Observatory,
·       and we are launching digital recording of violations and the effective collection of fines.
8th Priority: Allocating funds for the implementation of all the above projects.
In close coordination with the Ministry of National Economy and Finance, relevant initiatives
are underway to identify and secure funding sources and financial instruments.
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This involves leveraging national and European funds, with the involvement and contribution of
the private sector, through concessions and Public-Private Partnerships.
These are:
·       The funds coming from both the national and co-financed leg of the new programming
period.
·       The Recovery and Resilience Fund, through the existing allocation of funds and the
redistribution of available sources.
·       The EU Solidarity Fund, for the restoration of damages in the affected – from natural
disasters – areas.
·       The “Connecting Europe Facility”, specifically for the restructuring and modernization of
the railway network.
·       Lending from the European Investment Bank and the Council of Europe Development
Bank.
·       Funding from a much healthier and more stable – over the last five years – banking
sector, both on the asset and liability side of its balance sheet.
·       And, of course, leveraging the fiscal space, steadily created over the last five years, in the
State Budget.
I shared with you some priorities and policies of the Ministry of Infrastructure and Transport.
These provide the impetus to form a more resilient economic landscape, to achieve high and
sustainable growth, to create more new jobs and to enhance social cohesion.
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Νίκη Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα», τόνισε η υπουργός Εργασίας.
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
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γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης
Εργασίας (ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της.
Επιπλέον, η κ. Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με
εκπροσώπους σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Πηγή: ΑΠΕ – ΜΠΕ
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
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της οικονομίας», εξήγησε.
Kαθημερινά στην σελίδα μας για τις ενημερώσεις σας.
Tags: ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΥΡΟΣΟΜΙΛΟΣ ΔΕΗ
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Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα “συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, “πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της”,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα “συστημικά” ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που “δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας”.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας.
Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την
στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά
έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία
Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο
Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες
ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές.
Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη
agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον
δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα
λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή
της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το
στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Αντώνης Μιτζάλης (AVAX): Ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι
σε εξέλιξη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ. Αντώνης Μιτζάλης συμμετείχε στο 26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum OT.gr Newsroom
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία».
Στο 23,01% το μερίδιο της AVAX στην Ολυμπία Οδό – Οι παραχωρήσεις και τα ΣΔΙΤ
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
Υπενθυμίζεται ότι στο πρώτο εξάμηνο του 2024 ο ενοποιημένος κύκλος εργασιών του Ομίλου,
μόνο από συνεχιζόμενες δραστηριότητες, αυξήθηκε κατά 50,4% σε €289,1 εκατομμύρια έναντι
€192,2 εκατομμυρίων στην αντίστοιχη περίοδο του 2023.
Τα κέρδη προ φόρων, χρηματοοικονομικών εξόδων και αποσβέσεων (ΕΒΙΤDA) του Ομίλου
από συνεχιζόμενες δραστηριότητες ανήλθαν σε €54,2 εκατομμύρια στο α’ εξάμηνο του 2024,
έναντι €27,4 εκατομμυρίων στο α’ εξάμηνο του προηγούμενου έτους.
Εντός του α’ εξαμήνου του 2024, ο όμιλος υπέγραψε νέες συμβάσεις αξίας €136
εκατομμυρίων, ενώ υπάρχουν και συμβάσεις προς υπογραφή συνολικής αξίας €243
εκατομμυρίων.
Συνυπολογίζοντας όλα τα παραπάνω έργα, το ανεκτέλεστο υπόλοιπο την τρέχουσα περίοδο
ανέρχεται σε €3,23 δις, από το οποίο το 47% αντιστοιχεί σε δημόσια έργα και το υπόλοιπο
53% σε ιδιωτικά έργα και ΣΔΙΤ.
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στον
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας περιέγραψε η Πηνελόπη
Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθύντρια
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, μιλώντας στο συνέδριο Capital Link
στη Νέα Υόρκη.
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον» σημείωσε η κα Λαζαρίδου.
Επιπλέον, τόνισε ότι «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα
συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο
διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές
προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού
Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης
μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
"Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025", τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο "GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE", το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι "η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ". 
Αυτό, όπως εξήγησε "δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας", καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι "ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος".
"Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων", είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε "η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον "εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής". Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050. 
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για "συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ.
ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric".
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. "O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία ("Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας", εξήγησε.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Από το 2019 οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία 500.000 νέων
θέσεων εργασίας», είπε η υπουργός Εργασίας
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, σύμφωνα με το ΑΠΕ-ΜΠΕ, η υπουργός ανέδειξε τον
σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και
αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από
παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
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αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
ΕΙΔΗΣΕΙΣ ΣΗΜΕΡΑ
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις -
Αυξήθηκαν κατά 84% την τελευταία 5ετία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
"Μέλημα της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και
θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των
επενδυτών", ανέφερε η Ν. Κεραμέως
Τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία
ανέδειξε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, μιλώντας για
ραγδαία ανάπτυξη και αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των
επενδύσεων.
Η κα Κεραμέως μιλώντας στο 2 ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» στη Νέα
Υόρκη με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
τόνισε ότι «τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%,
σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη».
Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, αλλά και ότι μέλημα της κυβέρνησης
είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται
καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία
μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο
9%.
Τα 4 μέτρα
Ακόμη, η κα Κεραμέως εστίασε στα 4 μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019,
προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις.
Όπως αναφερε η κα Κεραμέως:
"1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019, και μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και
αφετέρου τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο
στην χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια
αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν
στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην
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Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού
διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας.
4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η
Υπουργός η οποία στη συνέχεια αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιρειών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό".
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις»,
κατέληξε.
Επαφές
Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη
Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της.
Επιπλέον, η κα Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με
εκπροσώπους σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών.
www.bankingnews.gr
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Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα “συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
"
"
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, “πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της”,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα “συστημικά” ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που “δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας”.
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Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ.ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030-2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και η δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι' αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Ακολουθήστε το στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
Δείτε όλες τις τελευταίες Ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο, στο
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Οι αγοραστές αφήνουν το πόδι από το «γκάζι» μετά το 6ήμερο
ράλι
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σημάδια κόπωσης και κατοχύρωση κερδών στο ταμπλό - Παραμένει πάνω από τις 1.460
μονάδες ο Γενικός Δείκτης
Ήπιες μεταβολές καταγράφονται σήμερα στο ελληνικό χρηματιστήριο, όπου επικρατεί η τάση
για κατοχύρωση κερδών (profit taking), μετά από έξι συνεχόμενες ανοδικές συνεδριάσεις.
Ειδικότερα, ο Γενικός Δείκτης υποχωρεί κατά -0,07% και διαπραγματεύεται στις 1.464 μονάδες,
με υψηλό ημέρας τις 1.465,26 μονάδες και χαμηλό ημέρας τις 1.461,67 μονάδες. Τεχνικού
χαρακτήρα η διόρθωση στις τράπεζες, με τον κλαδικό δείκτη να χάνει περίπου -0,5%, στον
απόηχο του ξέφρενου ράλι που προηγήθηκε.
Κατάσταση ευφορίας επικρατεί πάντως στην εγχώρια αγορά, κάνοντας ιδανική πρεμιέρα στον
Δεκέμβριο. Ο Γενικός Δείκτης έχει σημειώσει μόνο θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες
συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, κερδίζοντας αθροιστικά πάνω από 70 μονάδες ή +5,13%,
υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460 μονάδων (υψηλό δύο και πλέον μηνών). Οι τράπεζες
ηγούνται του ράλι, καταγράφοντας άνοδο +13,29% στο 6ήμερο, με αποτέλεσμα να «αγγίζει»
τις 1.300 μονάδες που ανοίγουν τις πύλες για τα φετινά ρεκόρ.
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση του ράλι και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι το
τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε περίπτωση
διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της νέας χρονιάς
(January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και παρουσιάζουν
αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
Η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις παγκόσμιες αγορές, καθώς οι
traders περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν
αύριο και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που θα διαμορφώσει η Federal Reserve
για τη νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο,
αλλά και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα, που επιβαρύνουν την επενδυτική
ψυχολογία.
Η προσοχή παραμένει στραμμένη στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post
Investment Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα
του Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο
CEO της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για
προσέλκυση νέων επενδυτών.
Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» +10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει τα
100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
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AVAX: Η αύξηση των πόρων αναπληρώνει την χαμένη δεκαετία στις κατασκευές
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Tα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης είναι το κλειδί
για μια υγιή αγορά» σημείωσε ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, Αντώνης
Μιτζάλης
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία. Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης
χρηματοδότησης είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά.
Capital Link
Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο στον ισολογισμό τους για να
επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ
βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον
τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές».
Διαβάστε ακόμη
Τι θα γίνει τελικά με τις τραπεζικές προμήθειες και τα 20.000 κλειστά ακίνητα των τραπεζών
Η Σεμίραμις Παληού τιμήθηκε με το Βραβείο Ηγεσίας της WISTA Hellas (pics)
Βρετανία: Γιατί η BOE έχει ελάχιστα περιθώρια μείωσης επιτοκίων πέραν του 2025 (γράφημα)
Για όλες τις υπόλοιπες ειδήσεις της επικαιρότητας μπορείτε να επισκεφτείτε το Πρώτο Θέμα
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A. Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): Ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται πάλι σε εξέλιξη
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης.
Κατά τη συμμετοχή του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, τόνισε ότι «ο
κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξησης των
διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να διαρκέσει όσο το δυνατόν
περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία 10ετία».
Επίσης, σημείωσε πως «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης
χρηματοδότησης είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το
απαραίτητο περιθώριο στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε
έρευνα και ανάπτυξη», ενώ υπογράμμισε ότι: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου,
μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της
αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές».
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Ν. Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
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απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
ΠΗΓΗ:ΑΠΕ
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Πηνελόπη Λαζαρίδου: Στο χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ έργα €10 δισ., πλήρως
εναρμονισμένα με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
H Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής
αλλαγής
NewsRoom «Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με
ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η
Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Βελάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού
Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης
μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Κωνσταντίνος Μαύρος – Όμιλος ΔΕΗ: Νέα εποχή για τις ΑΠΕ το 2025 και ο στρατηγικός
σχεδιασμός πράσινης ανάπτυξης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
10.12.2024 14:20
Τα Νέα της Αγοράς
Newsroom
Η ΔΕΗ πρωτοστατεί στην πράσινη ανάπτυξη με στόχο 11,8 GW ΑΠΕ έως το 2027, ενισχύει
την ενεργειακή μετάβαση και την απολιγνιτοποίηση στην Ελλάδα και τη ΝΑ Ευρώπη.
«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο
Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή
του στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE –
SPEEDING AHEAD POST INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα
Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των
κορυφαίων χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην
ηλεκτρική ενέργεια, το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η
απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας
βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».
Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ,
μετά και την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι
θα συνεχίσει να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς
καθίσταται σαφές ότι είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να
προχωρήσουν οι επενδύσεις που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης
ανάπτυξης.
Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο
του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και
στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από
ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των
ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την
υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς
ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος».
«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ
στην παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο
Κωνσταντίνος Μαύρος και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό
που θα προσθέσουν ενέργεια 9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη
ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο
λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες παράγουν σήμερα 5TWh.
Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την
αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της
παραγωγής και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων
παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ.
δολ. ετησίως μέχρι το 2050.
Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67
δισ. ευρώ το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, με ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της
Eurelectric».
Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές
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που συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο
του Ομίλου ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική
του Πράσινη Συμφωνία (“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην
Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής,
οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη
της οικονομίας», εξήγησε.
Ακολούθησε το Βήμα στο Google news και μάθε όλες τις τελευταίες ειδήσεις.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ)
ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
NEWSROOM
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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O Αλέξανδρος Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
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μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
 
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
 
 
 
 
Σχετικά με τον Όμιλο AKTOR
Ο AKTOR Όμιλος Εταιρειών είναι ένας κορυφαίος παίκτης της αγοράς στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη που αξιοποιεί εμπειρία 70 ετών για να υλοποιήσει τεχνικά έργα μεγάλης κλίμακας και
επενδύει στρατηγικά σε τομείς της οικονομίας, όπως η πράσινη ενέργεια, το Real Estate, τα
έργα παραχώρησης και ΣΔΙΤ και η ολοκληρωμένη διαχείριση εγκαταστάσεων.  Στόχος του
Ομίλου, ο οποίος διοχετεύει κεφάλαια ύψους 2 δισ. ευρώ για εξαγορές και επενδύσεις, είναι να
επιτύχει το 2025 κύκλο εργασιών €1,4 δισ. και EBITDA €184 εκατ., μέσα από ένα
διαφοροποιημένο χαρτοφυλάκιο δραστηριοτήτων. Το 2025, ο αριθμός του προσωπικού του
Ομίλου θα ξεπερνά τους 8.800 εργαζόμενους σε Ελλάδα και εξωτερικό. Αποστολή του Ομίλου
AKTOR είναι να καταστεί δύναμη εξέλιξης στα πεδία όπου δραστηριοποιείται, παράγοντας αξία
για τους μετόχους του και την κοινωνία, συμβάλλοντας στην πρόοδο και την ευημερία και
αναβαθμίζοντας τις ζωές των ανθρώπων προς ένα βιώσιμο μέλλον.
Ακολουθήστε το dikastiko.gr στο Google News και δείτε πρώτοι όλες τις
ειδήσεις
Διαβάστε όλες τις τελευταίες ειδήσεις από την Ελλάδα και τον Κόσμο στο dikastiko.gr
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Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): Kλειδί για τις κατασκευές η μακροπρόθεσμη χρηματοδότηση
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο
στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και
υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των
δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του
στις υποδομές».
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Αντώνης Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): Τα κλειδιά για μια υγιή κατασκευαστική αγορά
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξησης των
διαθέσιμων έργων», τόνισε ο εντεταλμένος σύμβουλος του ομίλου στο συνέδριο της Capital
Link.
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία. Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης
χρηματοδότησης είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το
απαραίτητο περιθώριο στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε
έρευνα και ανάπτυξη» και υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω
της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των
επενδύσεών του στις υποδομές».
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές
τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει μία
ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
 
Ακολουθήστε το Lykavitos.gr στο Google News
και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Στουρνάρας: Πώς η Ελλάδα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε success story
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος,
Γιάννης Στουρνάρας
, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο
Capital Link
στη Ν. Υόρκη. Από την ένταξη στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο
κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Aκόμη, στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου του απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic
Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και
συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ,
κ. Αικατερίνη Νασίκα
.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
κ. Τζον Πόλσον
. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού
Κυριάκου Μητσοτάκη
, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και
σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής
πειθαρχίας.
Διαβάστε όλη την ομιλία του Γιάννη Στουρνάρα στο --.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Απαγγέλθηκαν κατηγορίες στον νεαρό που συνελήφθη για τον φόνο του CEO της United
Healthcare – Πώς τον έπιασαν
Oι 11 Ινδοί κροίσοι που θέλουν να ανοίξουν δουλειές στην Ελλάδα
Ο Άσαντ έπεσε, το αντίστροφο δράμα της Συρίας μόλις ξεκίνησε
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις υποδομές θα
συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο
διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές
προκλήσεις της εποχής μας»
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1.Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3.Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο.
Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος

https://www.worldenergynews.gr/index.php?id=562461


https://www.worldenergynews.gr/

 Publication date: 10/12/2024 12:17

 Similar Stats ranking (Greece): 4748

 https://www.worldenergynews.gr/index.php?id=562461

ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη
χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών
προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
www.worldenergynews.gr
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Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την
κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Newsroom
By Newsroom
Newsroom
By Newsroom
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η
θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει
κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής
διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα
υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε
επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
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χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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iEnergeia.gr O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Newsroom
Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και
αλλαγή παραγωγικού μοντέλου, τόνισε ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το RealEstate στην Ελλάδα
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Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
“Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον”. Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως “στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας”. Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
“Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα”, κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Αντ. Μιτζάλης (Όμιλος ΑΒΑΞ): Θετική στροφή στον κατασκευαστικό κλάδο στην Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά.
Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο στον ισολογισμό τους για να
επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ
βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον
τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές».
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Νίκη Κεραμέως
Ευρώπη
Ανεργία
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
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αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Πηγή: ΑΠΕ - ΜΠΕ
Ειδήσεις σήμερα:
Το Ισραήλ κατέστρεψε τις σημαντικότερες εγκαταστάσεις του στρατού της Συρίας - Ισχυρές
εκρήξεις σήμερα στη Δαμασκό
Νίκος Κωνσταντόπουλος: Η πρώτη γνωριμία, η διαγραφή, το Ειδικό Δικαστήριο και ο
τελευταίος διάλογος με τον Ανδρέα Παπανδρέου
Σύρος κρατούμενος περιγράφει με λυγμούς τα βασανιστήρια που υπέστη στις φυλακές του
Άσαντ - Βίντεο
Συνεχίζοντας σε αυτό τον ιστότοπο αποδέχεστε την χρήση των cookies στη συσκευή σας
όπως περιγράφεται στην πολιτική cookies
Μάθετε περισσότερα εδώ
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Εξάρχου (AKTOR): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως χρειάζεται αλλαγή
παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 -
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των

https://www.lykavitos.gr/news/business/eksarxou-aktor-i-ellada-tha-synexisei-na-anaptyssetai-omos-xreiazetai-allagi-paragogikou


https://www.lykavitos.gr/

 Publication date: 10/12/2024 12:15

 Similar Stats ranking (Greece): 1949

 link

εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
 
Ακολουθήστε το Lykavitos.gr στο Google News
και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Σταϊκούρας: Η ολοκλήρωση του αυτοκινητόδρομου Πατρών – Πύργου στις πρώτες
προτεραιότητες του υπουργείου Υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Αυτές είναι:
1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Ακολουθεί η ανεπίσημη μετάφραση της ομιλίας του υπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
Χρήστου Σταϊκούρα στα ελληνικά
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή.
Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία
πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την
πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας.
Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το ‘Ακτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65.
Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο
αυτοκινητόδρομος συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο.
Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της
τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της.
Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από
τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025.
Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη.
Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως
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την Κακαβιά.
Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%.
Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού ‘Αξονα Κρήτης.
Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων
προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα
οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική.
Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία,
Φθιώτιδα, Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής.
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία.
Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό
δίκτυο που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και
κλιματική ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του
περιφερειακού οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες.
Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια.
Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση.
Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που
συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται.
Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο
φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή
της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου
αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους.
Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της
Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος.
Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους,
όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς
και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5
δισ. ευρώ για:
την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας,
την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία,
την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό
δίκτυο,
και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής
Θεσσαλονίκης.
5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025.
Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων
αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
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6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις.
Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται
σε 52 εκατ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα
6.700.
Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών
συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο
εργαλείο σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών:
· εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας,
· ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας,
· και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική
είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων.
Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και
τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα.
Αυτά είναι:
Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο
σκέλος της νέας προγραμματικής περιόδου.
Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και
της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων.
Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές
καταστροφές – περιοχές.
Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και
τον εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου.
· Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του
Συμβουλίου της Ευρώπης.
· Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια –
τραπεζικό τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του.
· Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την
τελευταία πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό.
Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του υπουργείου Υποδομών και
Μεταφορών.
Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για
την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων
εργασίας και για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Μ. Σιγάλας: Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την Ελλάδα του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια. 
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ "τροχοδρομεί" και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα κορυφαίο
έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη μεγάλη
επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος. 
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα). 
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
"είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα".
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο. 
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα "που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων",
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη "συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας" ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού. 
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής: 
- Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην
ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με διεθνή προσανατολισμό και
ικανότητες.
- Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών
με ελληνικές εταιρείες και φορείς. Ενδεικτικά, τόνισε,  οι ελληνικές εταιρείες μπορούν και πρέπει
να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα υποδομών στα Βαλκάνια, περιλαμβανομένων
των έργων συνδυασμένων μεταφορών του Κάθετου Άξονα (Vertical Corridor) μεταξύ Ελλάδας,
Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και Ουκρανίας, στο πρόγραμμα ανοικοδόμησης, αλλά και
το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της Ουκρανίας. Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή
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εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα,
Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το ελληνικό πρόγραμμα (2011-σήμερα).
- Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ)
σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν
υπεραξίες διεθνώς.
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: "Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας".
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν τη στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα
και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την
τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές
Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις
αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές», τόνισε.
«Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά
ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και
ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του
δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου,
δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Στουρνάρας: Η στροφή προς κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα θα έχει
καταστροφικές συνέπειες
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας
Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από
200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της
Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
ΑΠΕΜΠΕ –
EL.GR
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
By Newsroom
By Newsroom
Newsroom
By Newsroom
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε: 
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. 
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Χρηματιστήριο Αθηνών: Οι αγοραστές αφήνουν το πόδι από το «γκάζι» μετά το 6ήμερο
ράλι
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ήπιες μεταβολές καταγράφονται σήμερα στο ελληνικό
χρηματιστήριο
, όπου επικρατεί η τάση για κατοχύρωση κερδών (profit taking), μετά από έξι συνεχόμενες
ανοδικές συνεδριάσεις.
Ειδικότερα, ο
Γενικός Δείκτης
υποχωρεί κατά -0,07% και διαπραγματεύεται στις 1.464 μονάδες, με υψηλό ημέρας τις
1.465,26 μονάδες και χαμηλό ημέρας τις 1.461,67 μονάδες. Τεχνικού χαρακτήρα η διόρθωση
στις τράπεζες, με τον κλαδικό δείκτη να χάνει περίπου -0,5%, στον απόηχο του ξέφρενου ράλι
που προηγήθηκε.
Κατάσταση ευφορίας επικρατεί πάντως στην εγχώρια αγορά, κάνοντας ιδανική πρεμιέρα στον
Δεκέμβριο. Ο Γενικός Δείκτης έχει σημειώσει μόνο θετικά πρόσημα στις έξι πρώτες
συνεδριάσεις του τρέχοντος μήνα, κερδίζοντας αθροιστικά πάνω από 70 μονάδες ή 5,13%,
υπερβαίνοντας το ορόσημο των 1.460 μονάδων (υψηλό δύο και πλέον μηνών). Οι τράπεζες
ηγούνται του ράλι, καταγράφοντας άνοδο 13,29% στο 6ήμερο, με αποτέλεσμα να «αγγίζει» τις
1.300 μονάδες που ανοίγουν τις πύλες για τα φετινά ρεκόρ.
Οι αισιόδοξοι βλέπουν συνέχιση του ράλι και περαιτέρω βελτίωση των αποτιμήσεων μέχρι το
τέλος του έτους, στο πλαίσιο του year end rally που λαμβάνει χώρα. Ωστόσο και σε περίπτωση
διόρθωσης, κάνουν λόγο για συνέχιση του θετικού μομέντουμ με την έναρξη της νέας χρονιάς
(January Effect), με ώθηση κυρίως από μετοχές που έχουν μείνει πίσω και παρουσιάζουν
αξιοπρόσεκτα περιθώρια ανόδου.
Η νευρικότητα είναι το κυρίαρχο στοιχείο που παρατηρείται στις παγκόσμιες αγορές, καθώς οι
traders περιμένουν τα στοιχεία για τις τιμές καταναλωτή στις ΗΠΑ, τα οποία θα ανακοινωθούν
αύριο και θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό την στρατηγική που θα διαμορφώσει η Federal Reserve
για τη νομισματική της πολιτική. Τα βλέμματα είναι επίσης στραμμένα στο γεωπολιτικό πεδίο,
αλλά και στις πολιτικές εξελίξεις σε Γαλλία και Νότια Κορέα, που επιβαρύνουν την επενδυτική
ψυχολογία.
Η προσοχή παραμένει στραμμένη στο 26ο ετήσιο φόρουμ «Greece – Speeding Ahead post
Investment Upgrade» του Capital Link που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη. Την ετοιμότητα
του Χρηματιστηρίου Αθηνών ως προς τη μετάβασή του στις ανεπτυγμένες αγορές ανέδειξε ο
CEO της ΕΧΑΕ, κ. Γιάννος Κοντόπουλος, εκφράζοντας ταυτόχρονα την ανάγκη για
προσέλκυση νέων επενδυτών.
Μεταξύ άλλων, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος σε εγχώριο επίπεδο βρίσκεται η MED ΑΒΕΕ,
η οποία ξεκίνησε τις διαδικασίες για τη μετάταξη των μετοχών της από την Εναλλακτική Αγορά
του Χρηματιστηρίου Αθηνών στην Κύρια Αγορά. Άξιο αναφοράς το γεγονός ότι χθες έριξε το
«φράγμα» του 1 ευρώ καταγράφοντας «άλμα» 10% και έχοντας θέσει ως στόχο να φτάσει τα
100 εκατ. ευρώ σε όρους κεφαλαιοποίησης.
Διαβάστε περισσότερα στο --.gr
Ειδήσεις σήμερα:
Απαγγέλθηκαν κατηγορίες στον νεαρό που συνελήφθη για τον φόνο του CEO της United
Healthcare – Πώς τον έπιασαν
Oι 11 Ινδοί κροίσοι που θέλουν να ανοίξουν δουλειές στην Ελλάδα
Ο Άσαντ έπεσε, το αντίστροφο δράμα της Συρίας μόλις ξεκίνησε
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Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα
συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος,
Γιάννη Στουρνάρα,
ο οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την
Capital Link
, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας
ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD
για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην
47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η
οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για
την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για
όλο το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα,
όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που
εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η
φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά
δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις
ελληνοτουρικές σχέσεις,
καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας
επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να
συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της
Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
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χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
Ειδήσεις σήμερα:
Το Ισραήλ κατέστρεψε τις σημαντικότερες εγκαταστάσεις του στρατού της Συρίας – Ισχυρές
εκρήξεις σήμερα στη Δαμασκό
Νίκος Κωνσταντόπουλος: Η πρώτη γνωριμία, η διαγραφή, το Ειδικό Δικαστήριο και ο
τελευταίος διάλογος με τον Ανδρέα Παπανδρέου
Σύρος κρατούμενος περιγράφει με λυγμούς τα βασανιστήρια που υπέστη στις φυλακές του
Άσαντ – Βίντεο
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Μανώλης Σιγάλας (Hill): Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την
Ελλάδα του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Managing Director Europe της Hill International σκιαγράφησε μια θετική εικόνα για τις
εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει και τις
πιο αισιόδοξες πρoσδοκίες.
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Μανώλης Σιγάλας,
Managing Director Europe της Hill International μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest in
Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη. Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα
για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει
και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς πριν από μερικά χρόνια. Στην ομιλία του τόνισε
ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό πρόγραμμα άνω των 7 δισ.
ευρώ , ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα κορυφαίο έργο υποδομής για την
Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου
Ελευθέριος Βενιζέλος. Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με
ορισμένα εντυπωσιακά εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς
κατασκευαστικούς ομίλους από την Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας
Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ, πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό,
Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data
Centers και πολλά άλλα σε όλη τη χώρα). Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα
παραχώρηση της Αττικής Οδού , τονίζοντας ότι «είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου
και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της
Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για
διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα
παραχωρήσεων στη χώρα». Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό
Ελλήνων μηχανικών και τη βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο. Κατά
την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού. Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International
λέγοντας ότι επικεντρώνονται στα εξής: Στη συγκέντρωση τεχνογνωσίας στην Ελλάδα από τα
έργα της σε όλη την Ευρώπη και στην ανάδειξη μιας νέας γενιάς μηχανικών κι επιστημόνων, με
διεθνή προσανατολισμό και ικανότητες. Στην υποστήριξη της εξωστρέφειας του κλάδου για την
επόμενη δεκαετία, μέσω συνεργασιών με ελληνικές εταιρείες και φορείς.Ενδεικτικά, τόνισε, οι
ελληνικές εταιρείες μπορούν και πρέπει να έχουν ρόλο στα προγραμματιζόμενα έργα
υποδομών στα Βαλκάνια, περιλαμβανομένων των έργων συνδυασμένων μεταφορών του
Κάθετου Άξονα (Vertical Corridor) μεταξύ Ελλάδας, Βουλγαρίας, Ρουμανίας, Μολδαβίας και
Ουκρανίας, στο πρόγραμμα ανοικοδόμησης, αλλά και το πρόγραμμα αποκρατικοποιήσεων της
Ουκρανίας. Άλλωστε η πρόσφατη ευρωπαϊκή εμπειρία σε αποκρατικοποιήσεις που καλύπτουν
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ένα ευρύ φάσμα κλάδων (Υποδομές, Ακίνητα, Ενέργεια, Παραχωρήσεις) είναι κυρίως το
ελληνικό πρόγραμμα (2011-σήμερα). Στην ανάπτυξη καινοτόμων τεχνολογικών λύσεων και
εφαρμογών Τεχνητής Νοημοσύνης (ΑΙ) σε έργα της Ελλάδας, ικανών να αξιοποιηθούν σε έργα
στο εξωτερικό και να δημιουργήσουν υπεραξίες διεθνώς. Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ.
Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν και αυτά που
προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030 θα είναι
εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς πρόκειται για
έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην καθημερινότητα
όλων μας»
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Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας η μεγαλύτερη πρόκληση λέει ο Στουρνάρας:
Αναγκαία η συναίνεση για τα συστημικά πολιτικά κόμματα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση».
Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital
Link, η Ελλάδα παρ’ όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής
ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική
βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας
Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από
200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της
Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας.
Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών,
όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση
και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις.
Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους.
Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι
αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και
κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Οσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Μανώλης Σιγάλας: Ο κλάδος των Υποδομών δημιουργεί και αναβαθμίζει την Ελλάδα
του 2030
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τις προοπτικές του κατασκευαστικού κλάδου στην Ελλάδα ανέλυσε ο Managing Director
Europe της Hill International Μανώλης Σιγάλας, μιλώντας στο 26th Annual Capital Link Invest
in Greece Forum, το οποίο διεξήχθη στη Νέα Υόρκη.
Ο κ. Σιγάλας σκιαγράφησε μια θετική εικόνα για τις εξελίξεις του κλάδου των Υποδομών και
των Κατασκευών λέγοντας ότι έχουν ξεπεράσει και τις πιο αισιόδοξες προσδοκίες της αγοράς
πριν από μερικά χρόνια.
Στην ομιλία του τόνισε ότι μόνο στην Αττική βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη ένα επενδυτικό
πρόγραμμα άνω των 7 δισ. ευρώ, ενώ «τροχοδρομεί» και ξεκινάει μέσα στο 2025 ένα
κορυφαίο έργο υποδομής για την Ελλάδα και τον ελληνικό τουρισμό: η προγραμματιζόμενη
μεγάλη επέκταση του Αεροδρομίου Ελευθέριος Βενιζέλος.
Σημείωσε επίσης ότι υλοποιούνται έργα διεθνούς εμβέλειας, με ορισμένα εντυπωσιακά
εργοτάξια να αναπτύσσονται από όλους τους ελληνικούς κατασκευαστικούς ομίλους από την
Κρήτη μέχρι τη Θράκη (π.χ. Νέος Διεθνής Αερολιμένας Ηρακλείου Κρήτης (Καστέλι), ΒΟΑΚ,
πρόγραμμα έργων στο Ελληνικό, Γραμμή 4 Μετρό, Πρωτοβουλία για την Υγεία ΙΣΝ, FSRU
Αλεξανδρούπολης, Θερμοηλεκτρική Κομοτηνής, Data Centers και πολλά άλλα σε όλη τη
χώρα).
Ιδιαίτερη μνεία στον λόγο του έκανε στη νέα παραχώρηση της Αττικής Οδού, τονίζοντας ότι
«είδαμε να υπογράφεται στις 12 Σεπτεμβρίου και μέσα σε μόλις 3 εβδομάδες να επιτυγχάνεται
οικονομικό κλείσιμο και η μεταβίβαση της Αττικής Οδού από τον παλαιό στον Νέο
Παραχωρησιούχο. Πρόκειται ουσιαστικά για διαδικαστικό και συμβατικό χρόνο dt κι ένα θετικό
παράδειγμα για τις συναλλαγές σε έργα παραχωρήσεων στη χώρα».
Ως θετική εξέλιξη, ο κ. Σιγάλας αποτίμησε και τον επαναπατρισμό Ελλήνων μηχανικών και τη
βελτίωση των θέσεων εργασίας και των αμοιβών στον κλάδο.
Κατά την ομιλία του στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, ο Managing Director
Europe της Hill International, σημείωσε ότι κύριες προκλήσεις για τον κατασκευαστικό τομέα
αποτελούν η εκτελεστική ικανότητα και οι δυνατότητες του κλάδου, για να αντεπεξέλθει στις
απαιτήσεις και τους χρόνους του επενδυτικού προγράμματος, η διασφάλιση ρευστότητας στα
έργα «που όμως πρέπει να φτάνει εγκαίρως και στην αγορά προμηθευτών και υπεργολάβων»,
όπως χαρακτηριστικά τόνισε, οι σωστοί προϋπολογισμοί των έργων σε σχέση με τον βαθμό
ωριμότητας των μελετών και ο έλεγχος και η συντήρηση υφιστάμενων υποδομών.
Επιπροσθέτως, έθεσε επί τάπητος και το θέμα της βιωσιμότητας των υποδομών υπό το
πρίσμα των αυξημένων λειτουργικών απαιτήσεων και των συχνά πλέον εμφανιζομένων
ακραίων καιρικών φαινομένων. Επίσης, ως σημαντική παράμετρο στη «συνάρτηση της
εκτελεστικής ικανότητας» ανέφερε την ποιότητα του ανθρώπινου δυναμικού, επιστημονικού και
εργατικού.
Ο κ. Σιγάλας προσδιόρισε και τους στρατηγικούς σκοπούς της Hill International λέγοντας ότι
επικεντρώνονται στα εξής:
Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Σιγάλας προέβλεψε ότι: «Με τα έργα που ήδη ολοκληρώθηκαν
και αυτά που προγραμματίζονται να ολοκληρωθούν τα ερχόμενα χρόνια, η Ελλάδα του 2030
θα είναι εξαιρετικά αναβαθμισμένη σε σχέση με την Ελλάδα του 2020, επειδή ακριβώς
πρόκειται για έργα που υποστηρίζουν την οικονομική ανάπτυξη και θα βελτιώσουν στην
καθημερινότητα όλων μας»
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για πιο πράσινο μέλλον
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Το παρών στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη έδωσε η Πηνελόπη
Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Περιγράφοντας το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, η κ. Λαζαρίδου
είπε: «Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την ΕΕ, η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Παράλληλα, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα
συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο
διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές
προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις
υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο
πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε
έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται
πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά
καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο 
της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας.
Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την
στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά
έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία
Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο
Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες
ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα
όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις
προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για
μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος
ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη
χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών
προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Μιτζάλης (ΑΒΑΞ): Ο ρόλος του κατασκευαστικού τομέα στην οικονομία
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
THEPOWERGAME
PowerGame -
Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του
Ομίλου ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ.
Αντώνης Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum.
Στην ομιλία του τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε
εξέλιξη λόγω της αύξησης των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να
διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία
10ετία.
Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης
είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά.
Θα αφήσει επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο στον ισολογισμό τους για να
επενδύσουν σε νέα έργα, καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ
βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον
τομέα των κατασκευών και της αύξησης των επενδύσεών του στις υποδομές».
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Κεραμέως στο 26ο Capital Link Forum: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο
ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NEWSROOM IEFIMERIDA.GR
10/12/2024  11:43
Τη σημασία των επενδύσεων στη χώρα μας επισήμανε σε ομιλία της η υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως.
Η κυρία Κεραμέως πραγματοποίησε ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση
για εργαζόμενους και επενδυτές», πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, στο 26ο ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη
Νέα Υόρκη,
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κυρία Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Κεραμέως: Αυτά είναι τα μέτρα πουτ έλαβε η κυβέρνηση για να συνδράμει εργαζόμενους και
επιχειρήσεις από το 2019
Στη συνέχεια, η κυρία Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση
από το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα
εξής:
Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.Σταθερότητα και
προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και προβλεψιμότητα, για να
κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά,
προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε
αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την
περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της προβλεψιμότητας και στον κατώτατο
μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση του νέου συστήματος υπολογισμού
του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κυρία
Κεραμέως.
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
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που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική
μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε
συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και
οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια,
αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α)
στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν
εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β) στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων
γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση
Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων
εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες
αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Share
Facebook
Twitter
LinkedIn
Pinterest
Email
Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές
τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει μία
ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
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τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Αλ. Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές
μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Share
Tweet
Pin
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ.ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030-2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
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Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και η δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Στουρνάρας: Οι 6 παράγοντες που οδήγησαν την Ελλάδα σε ανάπτυξη και επενδυτική
βαθμίδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story».
Ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την πρόοδο, τις
προκλήσεις και τις προοπτικές έκανε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης
Στουρνάρας, σε μια εκτενή ομιλία του στο συνέδριο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece
Forum στη Ν. Υόρκη.
Από την ένταξη στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας
παρουσίασε πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε «success story». Ειδικότερα
όπως ανέφερε ο κ. Στουρνάρας, «η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι
αναμφισβήτητα ένα “success story”, αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής
αξιολόγησης στην επενδυτική κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του
Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών.
Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα
σοβαρά δημοσιονομικά προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα
αναδιάρθρωσης και ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ
οι τραπεζικές καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως».
Ακόμη μέσα από την ομιλία του ο κ. Στουρνάρας εστίασε και στις πολιτικές συναινέσεις, η
δημιουργία των οποίων θα συμβάλλει στην ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων. «Παρά τη σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης
των διαρθρωτικών αλλαγών δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές
δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την
ιδιοκτησία (ownership) των μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις»
συμπλήρωσε.
Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε στον κ. Στουρνάρα το βραβείο
«Hellenic Leadership Award» ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης
και συνεισφοράς του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής
συμβολής του τόσο σε σχέση με την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την
ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας.
Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη
Νασίκα.
Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής
οικονομίας, που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη
δεκαετία 2009-2019. Με σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία,
όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις,
όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από
το 2014.
Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015,
διατήρησε την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας
τη σταθερότητα του τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις
δυνατότητες της ελληνικής οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν.
Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία
και αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του
προσφορά και η ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής
ανάκαμψης και πρότυπο δημόσιου λειτουργού».
Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson &
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Co» κ. Τζον Πόλσον. O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην
Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης
της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας.
Ακολουθεί η ομιλία του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα με τίτλο «Για τη
διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», στην εκδήλωση του Capital Link στη Νέα
Υόρκη επ’ ευκαιρία της βράβευσής του:
«Είμαι πολύ συγκινημένος για τη μεγάλη τιμή που μου κάνετε απόψε. Γεννήθηκα στην Αθήνα
στις 10 Δεκεμβρίου 1956. Τελείωσα το Δημόσιο Γυμνάσιο Φιλοθέης το 1974. Σπούδασα
Οικονομικά στο Τμήμα Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Αθηνών και συνέχισα στο
Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, όπου απέκτησα μεταπτυχιακό δίπλωμα (M. Phil.) τo 1980 και
διδακτορικό δίπλωμα (D. Phil.) το 1982. Η διδακτορική μου διατριβή αποσκοπούσε στη
θεμελίωση της μακροοικονομικής θεωρίας πάνω σε μαθηματικά μικροοικονομικά υποδείγματα.
Ξεκίνησα την ακαδημαϊκή μου σταδιοδρομία στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, στο St.
Catherine’s College, αμέσως μετά την απόκτηση του διδακτορικού μου διπλώματος,
διδάσκοντας οικονομικά και διεξάγοντας έρευνα στην αγορά πετρελαίου. Ήμουν μάλιστα ο
πρώτος ερευνητής στο νεοϊδρυθέν τότε (1982) Ινστιτούτο Ενεργειακών Σπουδών της
Οξφόρδης. Αυτό είχε καταλυτική σημασία για το μέλλον, όπως θα εξακριβώσετε αμέσως μετά!
Όλα έδειχναν ότι η Οξφόρδη θα γινόταν ο μόνιμος τόπος κατοικίας μας, αφού τόσο η σύζυγός
μου η Λίνα (και εκείνη απέκτησε διδακτορικό δίπλωμα στη Νευροφυσιολογία στην Οξφόρδη και
ξεκίνησε παράλληλα με εμένα ακαδημαϊκή σταδιοδρομία) όσο και εγώ ήμαστε πολύ
ικανοποιημένοι από τη ζωή μας εκεί.
Η λήψη άδειας (sabbatical) από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης για να εκπληρώσω τις
στρατιωτικές μου υποχρεώσεις στην Ελλάδα, κυρίως όμως η τύχη, άλλαξε τα σχέδιά μου!
Τελειώνοντας την στρατιωτική θητεία μου, άρχισα να προετοιμάζομαι για την επιστροφή μου
στην Οξφόρδη, όταν συνάντησα, εντελώς τυχαία, στον δρόμο, έναν φίλο από την Οξφόρδη,
τον γνωστό σήμερα στην Ελλάδα οικονομολόγο Πλάτωνα Τήνιο, ο οποίος, σχεδόν πιεστικά,
μου έκλεισε ραντεβού με την τότε (1986) ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, τον
Υπουργό Κώστα Σημίτη και τον Υφυπουργό Γιάννο Παπαντωνίου.
Πήγα από ευγένεια και τους είδα, για να μη χαλάσω το χατίρι του Πλάτωνα. Μου ζήτησαν, ούτε
λίγο ούτε πολύ, να παρατείνω την άδειά μου από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης και να
παραμείνω για ένα διάστημα στην Ελλάδα για να τους βοηθήσω αφενός στο σταθεροποιητικό
οικονομικό πρόγραμμα που είχε ξεκινήσει το 1985, κυρίως όμως για να ενταχθώ, ως ειδικός σε
θέματα ενέργειας, στη διαπραγματευτική ομάδα, υπό την ηγεσία του αείμνηστου Αναστάση
Πεπονή, τότε Υπουργού Ενέργειας και Βιομηχανίας, που θα διαπραγματευόταν με την τότε
σοβιετική εταιρεία Gazprom την προμήθεια φυσικού αερίου στην Ελλάδα!
Να μην τα πολυλογώ, με έπεισαν. Γύρισα στην Οξφόρδη και παρέτεινα την άδειά μου για έναν
ακόμη χρόνο. Η Λίνα δεν συμφωνούσε τότε. «Δεν επιστρέφω εγώ», μου λέει. «Τουλάχιστον
μέχρι να επιστρέψεις οριστικά στην Οξφόρδη». Συμφωνήσαμε. Μέσα μου, πάντα ήθελα να
επιστρέψω στην Ελλάδα. Η Λίνα όχι.
Επέστρεψα λοιπόν στην Αθήνα μόνος μου. Ειδικός Σύμβουλος του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας με άδεια από το Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης. Αυτό ήταν! Μου άρεσε πολύ ο
συνδυασμός ακαδημαϊκής δουλειάς και άσκησης οικονομικής πολιτικής. Αποφάσισα να ψάξω
για μόνιμη δουλειά στην Ελλάδα. Δεν άργησε να βρεθεί. Γρήγορα εντάχθηκα στο καθηγητικό
προσωπικό του Πανεπιστημίου Αθηνών, μετά από σχετική προκήρυξη, στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών. Παράλληλα ο αείμνηστος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος
Δημήτρης Χαλικιάς μού είπε ότι ήταν διατεθειμένος να με προσλάβει ως Σύμβουλο στην
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Τράπεζα της Ελλάδος όταν τελειώσει η σύμβασή μου στο Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας,
εφόσον αποφασίσω να παραμείνω στην Ελλάδα και να μην επιστρέψω στην Οξφόρδη.
Στην Οξφόρδη επέστρεψα ουσιαστικά για να παραιτηθώ. Αποφασίσαμε με τη Λίνα να πάρουμε
το ρίσκο να εγκαταλείψουμε σημαντικές ακαδημαϊκές θέσεις στην Οξφόρδη, στο Λονδίνο και
στο Μπρίστολ και να επιστρέψουμε μόνιμα στην Αθήνα. Ακόμα ηχούν στα αυτιά μου οι
τελευταίες λέξεις των προϊσταμένων μου στο Πανεπιστήμιο της Οξφόρδης, αείμνηστων Sir
Partrick Nairne (provost του St. Catherine’s College) και Robert Mabro (Προέδρου του
Ινστιτούτου Ενεργειακών Σπουδών): ‘You must be mad to leave Oxford’. Δεν με έπεισαν.
Έφυγα. Δεν το μετανιώσαμε. Και οι δυο μας όμως αισθανόμαστε τεράστιο χρέος στην
Οξφόρδη. Ειδικά στην απόλυτη αξιοκρατία του συστήματος. Δουλέψαμε σκληρά, κάναμε καλά
διδακτορικά και πήραμε, πολύ νέοι, θέσεις ερευνητών.
Η Ελλάδα με τίμησε με πολύ σημαντικές θέσεις. Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τομέα. Είχα τύχη αγαθή και μεγάλη τιμή να υπηρετήσω τον οικονομικό και χρηματοπιστωτικό
τομέα της πατρίδας μου και να συνεργαστώ με τις κυβερνήσεις έξι πρωθυπουργών: του
Ανδρέα Παπανδρέου, του Κώστα Σημίτη, του Παναγιώτη Πικραμμένου, του Αντώνη Σαμαρά,
του Αλέξη Τσίπρα και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το Πανεπιστήμιο δεν το εγκατέλειψα ποτέ,
μέχρι τη συνταξιοδότησή μου φέτος τον Αύγουστο, βοηθώντας τα τελευταία χρόνια
υποψήφιους διδάκτορες στην εκπόνηση της διατριβής τους και δημοσιεύοντας μαζί τους
ερευνητικά άρθρα. Μαζί με τα χρόνια που διετέλεσα Ερευνητικός Εταίρος (Research Fellow)
στην Οξφόρδη, συμπλήρωσα αισίως 42 χρόνια πανεπιστημιακής διδασκαλίας και έρευνας. Οι
καλοί μου συνάδελφοι από το Τμήμα Οικονομικών Επιστημών, καθώς και ο Πρύτανης του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με τίμησαν πριν λίγες εβδομάδες,
απονέμοντάς μου τον τίτλο του Ομότιμου Καθηγητή (Emeritus Professor).
Ο συνδυασμός ακαδημαϊκού και policy maker με συνέπαιρνε. Αν έμενα στην Οξφόρδη, αυτό
δεν θα μπορούσα να το έχω. Ο συνδυασμός αυτός με βοήθησε στη δουλειά μου αφάνταστα,
αν και απαιτούσε ατέλειωτες ώρες σκληρής δουλειάς. Ως ακαδημαϊκός, αντιλήφθηκα πολύ
γρήγορα τα όρια της ακαδημαϊκής σκέψης, αν δεν την δοκιμάσεις στην αρένα της οικονομικής
πολιτικής. Ως policy maker, αντιλήφθηκα πολύ γρήγορα το έλλειμμα της οικονομικής πολιτικής
όταν δεν θεμελιώνεται στις βασικές αρχές της οικονομικής επιστήμης.
Στην αρένα της οικονομικής πολιτικής λοιπόν! Πρώτη μου δουλειά στην Ελλάδα ήταν
Σύμβουλος του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας Κώστα Σημίτη και του Υφυπουργού Γιάννου
Παπαντωνίου. Με αυτή την ιδιότητα, ασχολήθηκα, στο πλαίσιο του Σταθεροποιητικού
Προγράμματος Σημίτη 1985-1987 με την εξυγίανση των Δημοσίων Eπιχειρήσεων και
Οργανισμών και με την εκπόνηση σχεδίου εισοδηματικής πολιτικής που θα στηριζόταν στις
αυξήσεις της παραγωγικότητας. Δυστυχώς, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ, λόγω της παραίτησης
τότε του Κώστα Σημίτη. Την ίδια περίοδο ασχολήθηκαμε τον αγωγό και την εισαγωγή φυσικού
αερίου στην Ελλάδα.
Ως Σύμβουλος της Τράπεζας της Ελλάδος (1988-1994), συνεργάστηκα με δύο Διοικητές της,
τον αείμνηστο Δημήτρη Χαλικιά και τον Ευθύμιο Χριστοδούλου, καθώς και με τον τότε
Οικονομικό Σύμβουλο Λουκά Παπαδήμο, σε θέματα νομισματικής πολιτικής.
Ως Πρόεδρος του Συμβουλίου Οικονομικών Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου Εθνικής
Οικονομίας (1994-2000), συμμετείχα στον σχεδιασμό και στην εφαρμογή των μέτρων
οικονομικής πολιτικής για την ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ και εκπροσώπησα την
ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγματεύσεις για τη συμμετοχή της Ελλάδας στην Οικονομική και
Νομισματική Ένωση, με Πρωθυπουργό πρώτα τον Ανδρέα Παπανδρέου και μετά τον Κώστα
Σημίτη και Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών τον Γιάννο Παπαντωνίου, που είχε
και το γενικό συντονισμό της προσπάθειας, στη Νομισματική Επιτροπή των Ευρωπαϊκών
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Κοινοτήτων.
Ως Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος της Εμπορικής Τράπεζας (2000–2004),
διαπραγματεύθηκα και υλοποίησα το πρώτο στάδιο της στρατηγικής συμμαχίας με την Crédit
Agricole και τη δημιουργία μια σειράς κοινών θυγατρικών εταιρειών.
Ως Διευθύνων Σύμβουλος της Kappa Χρηματιστηριακής (2005–2008), απέκτησα σημαντική
εμπειρία στην Επενδυτική Τραπεζική και στη λειτουργία της κεφαλαιαγοράς, που αποδείχθηκε
εξαιρετικά χρήσιμη αργότερα στις δημόσιες θέσεις που μου ανατέθηκαν.
Ως Επιστημονικός Διευθυντής και μετέπειτα Γενικός Διευθυντής του ΙΟΒΕ (2008–2012), ήμουν
υπεύθυνος για τον σχεδιασμό και την υλοποίηση των ερευνητικών προγραμμάτων και για τη
διοίκηση του Ιδρύματος, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία για τους σημαντικότερους κλάδους του
ιδιωτικού τομέα της οικονομίας.
Ως Υπουργός Ανάπτυξης στην υπηρεσιακή κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Παναγιώτη
Πικραμμένου, το 2012, υπέγραψα την έγκριση πολλών επενδύσεων στο πλαίσιο του
αναπτυξιακού νόμου.
Ως Υπουργός Οικονομικών της κυβέρνησης Αντώνη Σαμαρά (2012–2014), συνέβαλα στην
αποκατάσταση της ροής των δανείων από τους δανειστές με την υλοποίηση των ανειλημμένων
δεσμεύσεων, στη μερική αναδιάρθρωση του δημόσιου χρέους, στην επαναγορά δημόσιου
χρέους με ευνοϊκούς όρους, στην προώθηση των μεταρρυθμίσεων, στην ομαλοποίηση της
δημοσιονομικής κατάστασης και της οικονομίας, στην επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσματος σε
επίπεδο γενικής κυβέρνησης μετά από ελλείμματα επί σειρά ετών, στη δραστική μείωση των
διαφορών αποδόσεων (spreads) των ελληνικών ομολόγων, στην επιστροφή του Ελληνικού
Δημοσίου στις διεθνείς αγορές ομολόγων και στην ανακεφαλαιοποίηση των συστημικών
τραπεζών.
Ως Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (2014-σήμερα), θέση στην οποία με επέλεξαν οι
Πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς το 2014 και, για δεύτερη θητεία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης το
2020, συνέβαλα, σε συνεργασία με τα στελέχη της Τράπεζας της Ελλάδος, στην παραμονή της
Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ το πρώτο εξάμηνο του 2015, στην αποτελεσματική επιβολή και
διαχείριση των περιορισμών στην κίνηση κεφαλαίων στις τράπεζες το 2015 έως την επιτυχή
πλήρη άρση τους το 2019, στην ομαλή ροή έκτακτης ρευστότητας (ELA) στις τράπεζες κατά τη
διάρκεια της κρίσης, στην ανακεφαλαιοποίηση και εξυγίανση συστημικών και μη τραπεζών με
παράλληλη πλήρη προστασία των τραπεζικών καταθέσεων, στην εξυγίανση προβληματικών
τραπεζών, στη βελτίωση των συνθηκών ανταγωνισμού στον τραπεζικό τομέα, καθώς και στην
αναδιάρθρωση της ίδιας της Τράπεζας της Ελλάδος. Επίσης, ως μέλος του Διοικητικού
Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), συμμετείχα και συμμετέχω στον
σχεδιασμό και την εφαρμογή της νομισματικής πολιτικής, τόσο σε συνθήκες κρίσης και πολύ
χαμηλού πληθωρισμού όσο και σε συνθήκες υψηλού πληθωρισμού μετά την πανδημία
COVID-19, ενώ διετέλεσα και Πρόεδρος της Επιτροπής Ελέγχου (Audit Committee) της ΕΚΤ.
Σήμερα, νιώθω πολύ μεγάλη ικανοποίηση που αξιώθηκα να συμβάλω, στο μέτρο των
δυνατοτήτων μου, και με την ανεκτίμητη βοήθεια ικανότατων συνεργατών μου σε όλες τις
φάσεις εμπλοκής μου στα δημόσια πράγματα, πρώτον, στην ένταξη της Ελλάδας στη ζώνη του
ευρώ, δεύτερον, στην παραμονή της στη ζώνη του ευρώ κάτω από τις εξαιρετικά αντίξοες
συνθήκες της κρίσης χρέους και, τρίτον, σε αυτό που, χωρίς υπερβολή, μπορώ σήμερα να
ονομάσω “success story” της ελληνικής οικονομίας.
Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς.
Αυτό επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική
κατηγορία. Οι διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα
συγκρίσιμες με εκείνες των ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι
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σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά
προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και ζητήματα αναδιάρθρωσης και
ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, ενώ οι τραπεζικές
καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως.
Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια
ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα
χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της
παγκόσμιας χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο
το 2012 όσο και το 2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit). Πώς λοιπόν η Ελλάδα
κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί από έξι
παράγοντες:
(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των
τριών προγραμμάτων προσαρμογής.
(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.
(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.
(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του
Ευρωσυστήματος για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην
επενδυτική κατηγορία.
(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF).
(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές,
ακολουθούνται τα τελευταία χρόνια.
Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό
αρκετά υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της
και τα δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε
σύγκριση με τους υψηλούς ρυθμούς του 2023.
Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει
υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι
ιδιαίτερα σημαντική, καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν
ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της
οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη
συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου
εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση του πληθωρισμού.
Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να
αγνοούμε και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών
είναι το μεγάλο έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η
χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.
Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας
έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων
ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η. (Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974,
έτος αποκατάστασης της Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες
ήταν παρόμοιες ως προς την ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους).
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
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περίοδο 1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων
χρόνων, η Ελλάδα έχει απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα
των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών.
Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε
χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος
του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο
ρυθμός οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών
εταίρων της. Σε συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή
διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το
βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα.
Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την
αλλαγή του αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την
καινοτομία, την αύξηση της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών,
την αποτελεσματική αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης
μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί
στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση εισαγωγών και άρα στη μείωση του
ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών.
Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν
βελτιώσεις στις υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό
εξοπλισμό, μηχανήματα, καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής,
περιλαμβανομένων αυτών που προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού
τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο,
οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες
τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή
μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.
Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της
έντονης αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν
ανακάμψει πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι
επενδύσεις σε κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής
ζήτησης από πλευράς εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά
και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις
ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι
22,0% στην ΕΕ το 2023).
Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον
ιδιωτικό τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι
ικανοποιητικό (51% από συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από
τις πρώτες θέσεις στη σχετική κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του
RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων
δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους
προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.
Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη
βελτίωση της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να
αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή
της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές
που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών
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εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. Οι
μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα
διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες
αλυσίδες αξίας. Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων
παραγωγής και νέων τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να
παράγουν προϊόντα υψηλής προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης.
Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση
σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού
τομέα έχουν βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η
κεφαλαιακή επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η
αποεπένδυση του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο
μετοχικό κεφάλαιο των τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.
Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ
άλλων με την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών
τραπεζών, την περαιτέρω μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να
συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών
στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα
περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής οικονομίας.
Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να
ενισχυθεί περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών
εργαλείων, όπως του RRF, της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής
Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας
(EAT).
Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική
χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων
μορφών ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης
στις κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά
επενδυτικά κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι
επιχειρηματικοί άγγελοι (business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup
accelerators) και οι μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για
την κάλυψη των επενδυτικών αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν
επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων.
Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική
ανταγωνιστικότητα και ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού
ανάπτυξης και στη μετάβαση της οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό
πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια.
Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και
ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων επενδύσεων σε ανθρώπινο
κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την πράσινη και την
ψηφιακή μετάβαση.
Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των
μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη
σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών
δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική
συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των
μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.
Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε
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μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη
Ευρώπη, καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί
βασικό παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία
πολιτικής. Η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί
να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και
ευημερίας.
Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη
προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας
και της ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι
βρισκόμαστε ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και
Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση
των καθαρών δαπανών της κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε
δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη
μείωση του δημόσιου χρέους.
Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των
πολιτικών κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την
προτεραιοποίηση των δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς
τους, την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης)
και τη διασφάλιση δικαιότερης κατανομής των φορολογικών βαρών.
Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των
αμυντικών δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους
φορολογούμενους όλων των άλλων χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται
με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Αυτές
οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο
τους Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και
αποτελεσματική ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε
επισημαίνεται και στην Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν
επενδύουμε στην άμυνα και να ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι
αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.).
Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά
με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της.
Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη
αποφέρει σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό
των μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει
δημιουργήσει ένα πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε
τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη
μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες
ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για
τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής οικονομίας.
Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της
διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που
αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική
ανάπτυξη και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας.
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Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις,
πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη
παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις
παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να
περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά
φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη
διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην
Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών
σχηματισμών το 2012.
Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν
ελάχιστο βαθμό ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές
μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του
Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια. Όσο
ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να
συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην
ενίσχυση της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο
βαθμό και τη σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι
εθνικές οικονομικές πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.
Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων
και συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των
πολιτών στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα
να τονίσω ότι μια τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο
πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα
είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα
«συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική
και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί
μια μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια
συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά
συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η
συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον,
τη δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων.
Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού,
και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών.
Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής
οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της.
Σας ευχαριστώ»
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ:
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Γιάννης Στουρνάρας: Τα συστημικά κόμματα να καλλιεργήσουν κουλτούρα συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Απαραίτητες οι συναινέσεις για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με
τον διοικητή της ΤτΕ
Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν κουλτούρα συναίνεσης
με πυλώνες την οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, σύμφωνα με τον διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος Γιάννη Στουρνάρα, ο
οποίος ζήτησε από τα συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Όπως ανέφερε ο Γιάννης Στουρνάρας κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη
από την Capital Link, η Ελλάδα παρόλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη
σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών.
Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού
ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η
Ελλάδα στην 47η.
Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία
κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την
περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο
το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη.
Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο
Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Στουρνάρας: Απαιτείται να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα μεταρρυθμίσεων
Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας.
Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών,
όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση
και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι
εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των
αγορών, με την κατάργηση των φραγμών εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και
υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις.
Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή
δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και
ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης.
Να συνεχιστεί η προσπάθεια σύγκλιση στις ελληνοτουρκικές σχέσεις
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές
αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες
φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων
σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις
οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της»,
τόνισε.
Αυτονόητοι πυλώνες η πολιτική και οικονομική σταθερότητα και η ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας
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Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως
αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της
χώρας, γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
συναίνεσης στη χώρα μας».
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NEWSROOM IEFIMERIDA.GR
10/12/2024  11:48
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πράσινο μέλλον
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Οι 8 προτεραιότητες του ΥΠΥΜΕ για την ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών
και της ανθεκτικότητας των υποδομών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την
ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και
βιώσιμης ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής, παρουσίασε ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος
Σταϊκούρας, στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th
Annual Capital Link Invest in Greece Forum», στην Νέα Υόρκη.
Κατά την τοποθέτησή του, ο κ. Σταϊκούρας αναφέρθηκε σε οκτώ προτεραιότητες του
Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και
την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την ισχυροποίηση του περιφερειακού,
γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας. Αυτές είναι:
Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα.
Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων.
Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής.
Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου.
Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων.
Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης.
Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια.
Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων.
 
Αναλυτικά η ομιλία του κ. Σταϊκούρα:
Το 26ο Annual Capital Link Forum αποτελεί μία μοναδική εκδήλωση κύρους, που λαμβάνει
χώρα σε μια περίοδο που η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει
αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες
θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που
εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών
κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα.
Ωστόσο, παρά τις θετικές προβλέψεις και τις ευοίωνες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας,
θα πρέπει να παραμείνουμε συνετοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο
περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας.
Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει
μια προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις
υποδομές, με στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού
και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας. Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω
προτεραιότητες:
1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα
Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην
κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της
Λέσβου, και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65. Επιπλέον,
υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο αυτοκινητόδρομος
συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο. Και, τέλος, τέθηκε σε
λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της τελευταίας δεκαετίας.
Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της. Η
επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από τώρα.
Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025. Με γοργούς ρυθμούς
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υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη. Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί
η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως την Κακαβιά. Το ποσοστό ολοκλήρωσης
του νέου αεροδρομίου Καστελίου είναι 40%. Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού
Άξονα Κρήτης. Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες
απαλλοτριώσεων προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά –
Ηράκλειο θα οριστικοποιηθούν τις επόμενες 50 ημέρες.
2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων
Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και
αντιπλημμυρικά έργα σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική. Επίσης,
υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία, Φθιώτιδα,
Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία.
3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής
Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο
την αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100
σιδηροδρομικών γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία. Ταυτόχρονα, τις
επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό δίκτυο που
επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και κλιματική
ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του περιφερειακού
οδικού δικτύου, έξι νομών.
4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου
Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες. Για την
αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια. Προχωράμε
προς τη σωστή κατεύθυνση. Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα
των σιδηροδρόμων, που συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να
εφαρμόζεται. Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο,
σύγχρονο δημόσιο φορέα, που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις
ευθύνες του Διαχειριστή της Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση
και η ψήφιση του νόμου αναμένεται μέχρι το τέλος του έτους. Υπεγράφη σύμβαση με την
ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της Σιδηροδρομικής Στρατηγικής και
του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος. Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας
στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους, όπως το «3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα –
Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς και «Δυτικά Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος».
Προς αυτήν την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες,
1,5 δισ. ευρώ για: την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, την
αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, την κατασκευή νέας, μονής γραμμής
που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο και την αναβάθμιση του
προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης.
 5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων
Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ
αναμένονται συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος
διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων αντιρρυπαντικής τεχνολογίας.
6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης
Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με
σημαντικές επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις. Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά
19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται σε 52 εκατ. ευρώ. Ταυτόχρονα, τα δημόσια
διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα 6.700. Επιπλέον, το
Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών συστημάτων,
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εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο εργαλείο
σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές.
7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια
Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών: εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής
Κυκλοφορίας, ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας και δρομολογούμε την
ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική είσπραξη των προστίμων.
8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων
Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε
εξέλιξη σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης
και χρηματοδοτικών μέσων. Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών
κονδυλίων, με τη συμμετοχή και τη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και
Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα. Αυτά είναι: Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο
από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο σκέλος της νέας προγραμματικής
περιόδου, Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής
κονδυλίων και της ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων, Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για
την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές καταστροφές – περιοχές, Το
«Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και τον
εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου, Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του Συμβουλίου της Ευρώπης, Η χρηματοδότηση
από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια – τραπεζικό τομέα τόσο στον
ενεργητικό, όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του και, φυσικά, η αξιοποίηση του
δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την τελευταία πενταετία, στον Κρατικό
Προϋπολογισμό.
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O Αλ. Εξάρχου στο Capital Link Invest in Greece Forum
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές
απαιτήσεις», δήλωσε η Πηνελόπη Λαζαρίδου OT.gr Newsroom
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».
Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και
Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το
νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο
Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Σουρέτης (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ο ιδιωτικός τομέας καταλύτης για την ανάπτυξη – Ο ρόλος των ΣΔΙΤ
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα
νοικοκυριά.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών.Π. Λαζαρίδου: Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει
πράξη όσα λέει«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα
οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας
κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο
αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από
την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά
έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική
υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο
κρίσιμος για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές
νέο Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν
με βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
Ακολουθήστε τον στο Google News και μάθετε πρώτοι όλες τις ειδήσεις
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Περιγράφοντας το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται στη χώρα μας η Εντεταλμένη
Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του
Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, δήλωσε ότι «με ώθηση από τις πρόσφατες
αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές τράπεζες και 70 δισ. ευρώ
χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο
πράσινο μέλλον», μιλώντας στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα συνεχίσουν να
περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και
πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους 10 δισ. ευρώ, τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας.
Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την
στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά
έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία
Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο
Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες
ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές.
Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη
agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον
δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα
λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή
της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το
στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών.
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Γ. Στουρνάρας: Μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Γ. Στουρνάρας επεσήμανε ότι για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις.
Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας είναι η μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η
ελληνική οικονομία, δήλωσε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος (ΤτΕ), Γιάννης
Στουρνάρας, ενώ ζήτησε από τα «συστημικά» πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση.
Σε ομιλία του κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, ο κ.
Στουρνάρας σημείωσε ότι, αν και η Ελλάδα αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη
σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών. Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη
παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD για το 2024, η Ιρλανδία
βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η.
Όπως είπε, αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας
Τράπεζας, η οποία κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από
200 χώρες για την περίοδο 1996-2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της
Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε επιμέρους δείκτη. Αυτή η σημαντική υστέρηση
ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών της
χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023.
Σύμφωνα με τον κ. Στουρνάρα, προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, απαιτείται να
υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της
διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην
εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η
γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων.
Ταυτόχρονα, όμως, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι
εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των
αγορών, με την κατάργηση των φραγμών εισόδου και το άνοιγμα των αγορών αγαθών και
υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.
Ο κ. Στουρνάρας επεσήμανε ότι για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις,
απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές συναινέσεις. Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές
προσεγγίσεις, όπως τόνισε, θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε
τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα
εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της
δικαιοσύνης.
Ως προς τα ελληνοτουρκικά, σημείωσε ότι οι υψηλές αμυντικές δαπάνες που αντιμετωπίζει η
χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες φορολογούμενους. Για αυτόν τον λόγο,
«πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις
ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές
επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε.
Σε ό,τι αφορά τις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή
προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει
στην Ευρώπη με την άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και
επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις.
Ο κ. Στουρνάρας εξέφρασε την εκτίμηση ότι, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης
οικονομικής κρίσης, τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους
πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας,
γεγονός που «δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας
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συναίνεσης στη χώρα μας», όπως είπε.
«Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και,
κατά συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Πρώτον, τη
δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών
κυκλικά διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως.
Δεύτερον, τη δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη
διατήρηση της ευρωστίας του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των
καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του
επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την
αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των ελληνοτουρκικών σχέσεων και την
προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της» συμπλήρωσε ο διοικητής
της ΤτΕ.
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Αλ. Εξάρχου (AKTOR): Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται
διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των αγορών»
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ.ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030-2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν,
αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
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εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και η δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Πηγή: ΑΠΕ
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Εξάρχου (AKTOR): Αναγκαία η μετάβαση σε νέο παραγωγικό μοντέλο
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, κ.
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η Ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η Ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF).
Για τον λόγο αυτό, ο Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις
ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το
ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των

https://www.ictplus.gr/exarchou-aktor-anagkaia-i-metavasi-se-neo-paragogiko-montelo/


https://www.ictplus.gr/

 Publication date: 10/12/2024 12:02

 Similar Stats ranking (Greece): 17200

 link

εμπορικών ακινήτων.
Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα
φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα
στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που είναι και ο
λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη συγκεκριμένη
δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη,
χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί
δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να
καλύψουν όσο θα έπρεπε.
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Αλ. Εξάρχου: Επενδύσεις 2 δισ. ευρώ από τον όμιλο AKTOR το επόμενο διάστημα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική Κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €2 δισ. τις οποίες
θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και
οι ΑΠΕ.
Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από €500 εκατ. στον κατασκευαστικό
και τον τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η ελληνική
κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την
οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή
φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 –
2031.
Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μετασχηματισμός ομίλου AKTOR
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και το
μεγάλο ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν
να αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν
ολοκληρωθούν τα έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
(RRF). Για τον λόγο αυτό, ο όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας
επενδύσεις ύψους €2 δισ., σε ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας
το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις κατασκευές.
Το Real Estate στην Ελλάδα
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα
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υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο όμιλος AKTOR θα επενδύσει €600 εκατ. στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους €1,4 δισ. στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
5ος τραπεζικός πυλώνας
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα
Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές
προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4
συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Ακολουθήστε μας στο επίσημο κανάλι του «m» στο Youtube
Ακολουθήστε μας στο επίσημο κανάλι του «m» στο Linkedin
Tags:ΟΜΙΛΟΣ AKTORAKTORΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞΑΡΧΟΥΚΑΤΑΣΚΕΥΕΣREAL ESTATEAttica
Bank
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ομιλία, με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές»,
πραγματοποίησε η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, στο 26ο
ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece», που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
2. Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
3. Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
4. Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
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απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
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Αλ. Εξάρχου: Απαιτούνται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού
μοντέλου
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία
Την εκτίμηση ότι η οικονομία της χώρας θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το
τέλος της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR,
Αλέξανδρος Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που
πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη.
Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, κ. Δημήτρη
Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ.
Εξάρχου σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των
αγορών, αναγνώρισε ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την
οικονομία της οι αγορές, επανέλαβε, ωστόσο, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του
παραγωγικού μοντέλου της χώρας, ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, τις
οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real
Estate και οι ΑΠΕ.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank
έχουν επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον
κατασκευαστικό και τον τραπεζικό τομέα αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το
γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που
υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής
σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.
Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια
αυτή και επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και
εξωστρεφές αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η
εξυπηρέτηση του ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή
δεν προχωρήσει, πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030-2031.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην
Ελλάδα, που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η
καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο
εξυπηρέτησης του χρέους το 2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται
ταχύτητα και ασφάλεια.
Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι
κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου
ο Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και
το μεγάλο ανεκτέλεστο.
Προέβλεψε, δε, ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν να αναπτύσσονται,
όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν ολοκληρωθούν τα έργα που
χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF). Για τον λόγο αυτό, ο
Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ σε
ΑΠΕ και Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα
της AKTOR στις κατασκευές.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε
σχέση με άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των
εμπορικών ακινήτων. Συμπλήρωσε επίσης ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα

https://www.naftemporiki.gr/business/1852101/al-exarchoy-apaitoyntai-diarthrotikes-metarrythmiseis-kai-allagi-paragogikoy-monteloy/


https://www.naftemporiki.gr/

 Publication date: 10/12/2024 12:02

 Similar Stats ranking (Greece): 35

 link

υψηλές, γεγονός που θα φέρει έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι
όσοι επενδύουν σήμερα στο Real Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο
μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη
συγκεκριμένη δραστηριότητα.
Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα
προχωρήσει δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον στον τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι
περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και η δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ
στην αγορά.
Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι,
παρά τα όσα λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει
και μικρότερες τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της
οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για την σωτηρία της
Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη
ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να
καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3».
Υπογράμμισε επίσης ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά
κεφαλαιοποιημένη, χωρίς ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι
θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους,
δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε.
Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Τόνισε ότι «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα συνεχίσουν να
περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και
πολυδιάστατες»
Το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας περιέγραψε η Πηνελόπη
Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθύντρια
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, μιλώντας στο συνέδριο Capital Link
στη Νέα Υόρκη.
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον» σημείωσε η κα Λαζαρίδου.
Επιπλέον, τόνισε ότι «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα
συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο
διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές
προκλήσεις της εποχής μας».
Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη
στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού
Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης
μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.
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Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την
Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
"Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον". Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη.
Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως "στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις
υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα
περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και
κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας". Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε: 
1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης.
3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του
περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας. 
4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική
συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των
μεταφορών. 
"Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία
εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά
φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης
ενέργειας με τη μέθοδο  της αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα
έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που
επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών.
Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος
για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο
Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με
βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες
αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών,
στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο
βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη
τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής
υποδομών στη χώρα", κατέληξε η κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των
στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. 
ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ
ΣΑΣ ΑΡΕΣΕ ΤΟ ΑΡΘΡΟ;
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Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλάδας στις υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν
έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες
απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας», τόνισε το
στέλεχος της ΓΕΚ Τέρνα μιλώντας στο συνέδριο της Capital Link.
«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές
συστημικές τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει
μία ιστορική ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα
Πηνελόπη Λαζαρίδου , Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής
Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό
τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη
Νέα Υόρκη. Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της
Ελλάδας στις υποδομές θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών , αλλά θα είναι
σίγουρα περισσότερο διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές
και κλιματικές προκλήσεις της εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα
ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.
Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ
έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης , με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:
Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών
φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις
επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά.
Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες
εγκαταστάσεις επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και
στην τόνωση της υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης. Προηγμένες μονάδες
αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του περιβάλλοντος και την
προαγωγή της βιωσιμότητας. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα
ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών
επιπτώσεων των μεταφορών. «Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους €
10 δισ ., τα οποία εναρμονίζονται πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις,
προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το
μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο της αντλησιοταμίευσης -
αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα έργο κοινής ωφέλειας. Έργα διαχείρισης ύδατος,
απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια
περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών
όπως η εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας
Κρήτης και το οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι,
κατασκευάζονται και κυρίως θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές
περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για
μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της
κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο βιώσιμο αύριο. Για μια ακόμα φορά ο
όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να αποτελέσει
την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η κα.
Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ.
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Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας»
Η υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, μίλησε στο 26ο ετήσιο
φόρουμ της Capital Link στη Νέα Υόρκη με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για
εργαζόμενους και επενδυτές». Εστίασε στον μετασχηματισμό της ελληνικής οικονομίας τα
τελευταία 5,5 χρόνια, με αύξηση επενδύσεων κατά 84% και μείωση της ανεργίας στο 9%.
Παρουσίασε τα 4 κύρια μέτρα της κυβέρνησης: μείωση του κόστους εργασίας, σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, αναβάθμιση δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού και αύξηση της
απασχόλησης. Επεσήμανε τη σημασία των μεταρρυθμίσεων που οδήγησαν σε 500.000 νέες
θέσεις εργασίας, καθώς και τις προσπάθειες για προσέλκυση επενδύσεων και στήριξη
ευάλωτων ομάδων.
Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει
επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στη ραγδαία ανάπτυξη
και την αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων.
Όπως υπογράμμισε, τα τελευταία πέντε χρόνια, οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά
84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη.
Η κ. Κεραμέως τόνισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία,
συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας και μέλημα της κυβέρνησης είναι να
διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις
ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών.
«Από το 2019 μέχρι σήμερα, οι μεταρρυθμίσεις, που υλοποιήσαμε, οδήγησαν στη δημιουργία
500.000 νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μια χώρα με πληθυσμό λίγο
πάνω από τα 10 εκατομμύρια», σχολίασε η υπουργός, επισημαίνοντας παράλληλα ότι η
ανεργία μειώθηκε στο μισό τα τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009
βρίσκεται στο 9%.
Στη συνέχεια, η κ. Κεραμέως εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από
το 2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις, τα οποία είναι τα εξής:
Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το
2019 και, μέχρι το 2027, η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη
μισθολογικό κόστος, διευκολύνοντας αφενός μεν τους εργοδότες να προσλάβουν
εργαζόμενους αφετέρου δε τους εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους.
Σταθερότητα και προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και
προβλεψιμότητα, για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η
κυβέρνηση εργάστηκε σκληρά, προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό
τοπίο στη χώρα είναι σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση η οποία επικρατεί σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την περασμένη εβδομάδα, ενσωματώσαμε την έννοια της
προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε η υπουργός, αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση
του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου.
«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις
επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα
Κεραμέως.
Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της
τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά
εργασίας και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες
που απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», συμπλήρωσε η υπουργός Εργασίας και,
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στη συνέχεια, αναφέρθηκε στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης,
που εστιάζουν στις πράσινες και τις ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται
στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση, αλλά και στην αναβάθμιση του Μηχανισμού
Διάγνωσης Αναγκών στην Αγορά Εργασίας.
Αύξηση της απασχόλησης. «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας, υπάρχουν περιθώρια
αύξησης της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, όπως είναι οι
γυναίκες, οι νέοι, τα Άτομα με Αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», διαπίστωσε η
κ. Κεραμέως, η οποία, στη συνέχεια, αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της
απασχόλησης και, συγκεκριμένα: α) στη δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων
απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β)
στις «Ημέρες Καριέρας», μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη μεταξύ εταιριών και ατόμων που
ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και στην οργάνωση και σε
χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων, προκειμένου να έρθουν σε επαφή με
ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες αναζητούν προσωπικό.
«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς
εργασίας στην Ελλάδα και τη δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις
είναι μπροστά μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας
ατζέντας, προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κ.
Κεραμέως.
Επίσης, η υπουργός Εργασίας επισκέφθηκε τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας
(ILO) στη Νέα Υόρκη και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κ.
Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους
σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιριών.
Πηγή: ΑΠΕ
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Τζον Πόλσον: Ο Αμερικανός μεγιστάνας και πρόεδρος επενδυτικού fund μίλησε στο 26ο ετήσιο 

Forum της Capital Link  

Για τις προοπτικές της αμερικανικής οικονομίας μετά την ανάληψη της προεδρίας από τον Ντόναλντ 

Τραμπ, καθώς και για την οικονομία της Ελλάδας μίλησε στην κάμερα του MEGA ο πρόεδρος 

επενδυτικού fund Τζον Πόλσον, στο περιθώριο του 26ου ετήσιου Forum της Capital Link στη Νέα 

Υόρκη. Χορηγός επικοινωνίας του οικονομικού συνεδρίου ήταν το MEGA.  

Την κατάσταση της ελληνικής οικονομίας εξήρε ο Αμερικανός μεγιστάνας και πρόεδρος επενδυτικού 

fund Τζον Πόλσον μιλώντας στο περιθώριο του 26ου ετήσιου Forum της Capital Link στη Νέα Υόρκη με 

χορηγό επικοινωνίας το MEGA. 

«Η ελληνική οικονομία τα πάει καλά επειδή επικεντρώνεται στη δημοσιονομική ευθύνη, στους 

χαμηλότερους φόρους, στις λιγότερες ρυθμίσεις, στις περισσότερες επενδύσεις. Όταν αθροίζετε αυτά 

τα τέσσερα πράγματα, αυτό οδηγεί σε υψηλότερη ανάπτυξη. Έτσι, όσο η Ελλάδα παραμένει σε αυτόν 

τον δρόμο των οικονομικών πολιτικών υπέρ της ανάπτυξης, θα συνεχίσει να αναπτύσσεται περισσότερο 

από την υπόλοιπη Ευρώπη», υπογράμμισε ο πρόεδρος επενδυτικού fund που συμμετείχε στο συνέδριο, 

Τζον Πόλσον 

Μιλώντας στον ανταποκριτή του MEGA στις Ηνωμένες Πολιτείες Πέτρο Κασφίκη, ο Πόλσον 

υπεραμύνθηκε της οικονομικής πολιτικής που ετοιμάζεται να εφαρμόσει ο Ντόναλντ Τραμπ. 

«Στην πραγματικότητα δεν ζούμε σε κόσμο ελεύθερου εμπορίου και πολλές χώρες έχουν εκμεταλλευτεί 

τις ΗΠΑ. Έχουμε ανοιχτά σύνορα, πολύ χαμηλούς δασμούς, είναι εύκολο για τις χώρες να εισέλθουν 

(στην αμερικανική αγορά). Ωστόσο, όταν πουλάμε σε άλλες χώρες, είμαστε αποκλεισμένοι. Αυτό 

συμβαίνει λόγω υψηλότερων δασμών αλλά και της έλλειψης πλαφόν στους φόρους», σημείωσε 

χαρακτηριστικά ο κ. Πόλσον. 

Ο Τζον Πόλσον μίλησε με τα καλύτερα λόγια για τον μεγιστάνα της τεχνολογίας Έλον Μασκ. 

«Ο Έλον Μασκ είναι ίσως ο πιο λαμπρός επιχειρηματίας στον κόσμο και είναι εξαιρετικά έξυπνος και 

πετυχημένος. Στόχος του είναι να μειώσει τις περιττές δαπάνες και να υπάρξει υψηλότερη 

αποδοτικότητα», τόνισε ο Τζον Πόλσον. 

Ο Πόλσον εκτιμά ότι με την ανάληψη της προεδρίας από τον Τραμπ, οι Ηνωμένες Πολιτείες θα μπουν 

σε τροχιά μακροχρόνιας ανάπτυξης. 
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ΥΠΕΚΑ Ν. Κεραμέως στο «26ο ετήσιο Capital Link Forum» στη Νέα Υόρκη: Στόχος να κάνουμε την 

Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις 

•  

 

Ομιλία με θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές» 

πραγματοποίησε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως στο 2 ετήσιο forum 

της Capital Link «Invest in Greece» που διοργανώνεται στη Νέα Υόρκη. 

Κατά την έναρξη της ομιλίας της, η Υπουργός ανέδειξε τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει 

τα τελευταία πεντέμιση χρόνια η ελληνική οικονομία και αναφέρθηκε στην ραγδαία ανάπτυξη και την 

αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. 

«Τα τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη 

μεγαλύτερη αύξηση στην Ευρώπη», σημείωσε χαρακτηριστικά. 

Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία, 

συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, και μέλημα της κυβέρνησης είναι να 



διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες 

των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών. 

«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία 500.000 

νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο πάνω από τα 10 

εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία μειώθηκε στο μισό τα 

τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο 9%. 

Η κα Κεραμέως, εν συνεχεία, εστίασε στα τέσσερα μέτρα που έλαβε η ελληνική Κυβέρνηση από το 

2019, προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις. 

1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το 2019, και 

μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη μισθολογικό κόστος 

διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και αφετέρου τους 

εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους. 

2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και 

προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η κυβέρνηση 

εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο στην χώρα είναι 

σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την 

περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε 

η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου 

μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου. 

«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις 

επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα Κεραμέως. 

3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της 

τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά 

εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες που 

απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια αναφέρθηκε 

στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν στις πράσινες και τις 

ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και 

Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας. 

4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια αύξησης 

της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι γυναίκες, οι νέοι, τα 

άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η Υπουργός η οποία στη συνέχεια 

αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη 

δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή 

εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη 

μεταξύ εταιρειών και ατόμων που ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και 

στην οργάνωση και σε χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε 

σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό. 



«Τα τελευταία πεντέμιση χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς 

εργασίας στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις είναι 

μπροστά μας αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας 

προκειμένου να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως. 

Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη Νέα Υόρκη 

και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της. Επιπλέον, η κα Κεραμέως είχε την ευκαιρία 

να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών. 
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John Paulson: Greece, its Economy, and Banks Have a Very Favorable Future With Current Policies 

13.12.2024 19:41 

By Alexandra Tombra  

Share 

 

Well-known US hedge fund manager John Paulson speaks to the Sunday edition of “To Vima” and 

details his optimism over the course of the Greek economy 

Billionaire investor John Paulson, the president and portfolio manager της Paulson & Co, appears 

particularly “bullish” over the Greek economy’s prospects, speaking during an interview for the Sunday 
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edition of “To Vima”, where he maintains that as long as the pro-growth policies of the Mitsotakis 

government continue then the Greek economy will have a favorable future. 

At present, the Greek economy is one of the fastest growing in Europe, in tandem with the official 

unemployment rate now falling below 10%. 

Paulson also noted that the banking sector in Greece is on extremely solid foundations, while adding 

that he sees significant room for improvement in valuations. This assessment extends to other listed 

Greek companies, he said, in comments that coincided with last Monday’s 26th Annual Capital Link 

Invest in Greece Forum, entitled “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade”. 

The event witnessed participation by leading US and international investors, executives from 

international and Greek companies, banks and other financial institutions, senior government officials 

and executives from 23 listed companies. 

Paulson, who is based in New York and has a fortune of US$3.8 billion according to Forbes, has been 

mentioned for the next US Treasury Secretary in Donald Trump’s administration. He introduced the 

Governor of the Bank of Greece, Yannis Stournaras, for the latter’s keynote address. 

To Vima: The world seems to be in a transitional period in which the spectrum of protectionist policies is 

visible. What changes do you see coming from the new year, both in the US and in Europe? 

I think the 2025 will be very favorable for Europe. First and foremost, I believe President Trump will 

negotiate an end to the war between Russia and Ukraine. An end to this conflict will be very beneficial to 

the European economy. I also believe many of President Trump’s pro-growth policies such as less 

government spending, more efficient governments, lower taxes, less regulation, low cost energy, (similar 

to the policies of the Mitsotakis government) will be adopted by other European governments leading to 

stronger European growth. Those that adopt these policies will surge ahead. Those that don’t will be left 

behind. 

Do you think that certain risks, mainly at the geopolitical level, have been underestimated by 

governments or markets? What worries you the most? 

The major risk for Europe is the continuation or escalation of the Russia/Ukraine war. When this ends, 

Europe can focus on economic growth. For Europe not to be left behind China and the US, they need to 

focus more on investment and productivity growth. 

You are investing in Greece even when the prospects were not so rosy. Do you think that the crisis was an 

opportunity for the Greek economy or are there areas that worry you? 

The policies of Mitsotakis have benefited Greece enormously. Higher growth, higher employment, rising 

wages, rising real estate prices, rising manufacturing, record tourism, responsible fiscal budget and 

rapidly declining debt/GDP. Greece has now achieved investment grade status, its economy is one of the 

fastest growing in Europe and the unemployment rate is below 10%. 
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Do you consider that the Greek economy is vulnerable to a European economic stagnation or a political 

crisis in major countries? Do you think it can be an investment destination for foreign funds still looking 

for returns in euro economies? 

We have three more good years to look forward to iunder Mitsotakis and many more good years if the 

next administration continues these pro-growth policies. My biggest concern is if Greece elects the next 

government backtracks on these very successful policies and instead pursues the previous failed policies 

of predecessor governments. I don’t think this will happen because the results have been too good for 

Greece not to move forward. 

Is there anything that worries you in the Greek banking sector, which you are active in as an investor? 

How much do you share the concerns about DTCs? 

The Greek banking sector is on extremely solid footing. The banks have high capital levels, high 

profitability, and low non-performing loans. They are now growing their loan book supporting the Greek 

economy. In terms of valuation, Greek banks are among the cheapest in the world. Piraeus, for example, 

trades at less than 4x earnings and has a projected dividend yield one year out of around 12%. Certainly, 

room for further price appreciation. Many other Greek companies appear attractively valued in the 

market. As long as the current policies stay in effect the banks, the Greek economy and Greece will have 

a very favorable future. 
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Staikouras: We have stabilized the economy 

 

12.12.2024 • 01:44  

Infrastructure and Transport Minister Christos Staikouras, Deputy Environment and Energy Minister 

Alexandra Sdoukou and the founder and chief executive of Tsakos Energy Navigation (TEN), Nikolas 

Tsakos, were among the Greek officials attending the “Greek American Issuer Day” event at the New York 

Stock Exchange on Tuesday. 

The event which was organized by NYSE in collaboration with the Capital Link Invest Forum for the past 

20 years and honored Greece and the strong business ties between US, Greek-American and Greek 

markets. 

During the event, Greek-American and Greek companies listed on the exchange rang the NYSE closing 

bell. “This is the fifth time that I have been here. The first time was in 2019 and I had promised on behalf 

of the Greek government that Greece would be coming back. And it has come back. We succeeded in 

stabilizing the Greek economy, in significantly reducing the debt and unemployment,” Staikouras, the 

former finance minister, said during the event. 
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The 20th ‘Greek-American Issuer Day’ at the New York Stock Exchange (Video) 
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The New York Stock Exchange welcomes guests on Greek-American Issuer Day, Tuesday, December 10, 

2024, to the podium. To honor the occasion, Christos Staikouras, Minister of Infrastructure and 

Transport, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder & CEO, Tsakos Energy Navigation (NYSE: TNP), joined by 

Tara Dziedzic, NYSE Head of U.S. Listings, rings The Closing Bell®. Photot: NYSE 

NEW YORK – For the 20th consecutive year, the New York Stock Exchange in cooperation with Capital 

Link organized a special ceremony on December 10, titled ‘Greek-American Issuer Day at the New York 

Stock Exchange – NYSE’, honoring Greece and celebrating the close ties between the U.S., the Greek-

American and the Greek business communities, during which Greek and Greek-American companies 
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listed on the New York Stock Exchange, together with Greek Government representatives participating in 

the 26th Annual Capital Link Invest In Greece Forum, rang the ‘Closing Bell’ at the New York Stock 

Exchange. 

The Greek-American Issuer Day  was organized within the context of the 26th Annual Capital Link Invest 

in Greece Forum Series titled ‘Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade’ that had taken place 

the previous day. The Forum was held with great success, on December 9 in New York, in cooperation 

with the New York Stock Exchange, the Athens Exchange Group (ATHEX Group), and major global 

investment banks and organizations. It attracted over 1,000 delegates. 

The New York Stock Exchange (NYSE) flew the Greek flag on Wall Street alongside the U.S. flag, which 

was a moment of pride for the Greek Government Delegation and high-level executives representing 

shipping and other companies listed on the New York Stock Exchange, as well as representatives of 

companies that participated in the Invest in Greece Forum the previous day, December 9. 

The active support and participation of NYSE, the world’s largest stock exchange, enhances the prestige 

and the visibility of Greece to a wider international investment audience. It also shows the stable 

support of NYSE to Greece, the Greek companies, the Greek shipping industry and the Greek-American 

Diaspora. The U.S. Capital Markets are a major source of capital for a growing number of companies of 

Greek interest and the New York Stock Exchange is playing a leading role in this. 

Tara Dziedzic, Head of U.S. Listings at NYSE, welcomed the Greek Delegation and the NYSE listed 

companies. She highlighted the longstanding relationship between the New York Stock Exchange and the 

Greek and Greek-American business communities, and also pointed out that NYSE’s commitment to the 

Greek-American diaspora, the Greek shipping and business community and the listed companies, 

remains strong. 

Following  Dziedzic’s remarks, Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, President & CEO, TEN Ltd. (NYSE: TEN), and 

Christos Staikouras, Greek Minister of Infrastructure and Transport, each delivered brief remarks in 

honor of the day. They referred to the increasing attractiveness of Greece as a business and investment 

destination, the internationalization of Greek businesses, the close relations between the United States 

and Greece across the board and also thanked the New York Stock Exchange for the longstanding 

cooperation and support and for hosting today’s event. 

Minister Staikouras reminded everyone that when he first participated in this event in 2019 ringing the 

Closing Bell, he had mentioned : “Greece is Coming Back”. Today, he can say “Greece is Back” and he 

reiterated the Greek Prime Minister’s message delivered at the Capital Link Forum the day before that 

“the Best is Still to Come”. 

Dr. Tsakos highlighted the 22+-year journey of TEN as a NYSE listed company and emphasized the critical 

role of Greek shipping in global commerce and trade and the global supply chain. 

Dr. Nikolas P. Tsakos and Greek Minister of Infrastructure and Transport Christos Staikouras rang the 

‘Closing Bell’, closing the trading session on Tuesday, December 10 at the NYSE, accompanied by Tara 



Dziedzic, Head of U.S. Listings – NYSE, Panagiotis Tsakos -Tsakos Energy Navigation, representatives of 

the Greek Government, Ambassador of Greece to the USA Ekaterini Nassika , Deputy Minister of 

Environment and Energy Alexandra Sdoukou, and the following NYSE listed companies: Panayiotis Peter 

Contis, Vice President Ameresco Inc. (NYSE: AMRC);  Anamaria Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc. 

(NYSE: CAVA); Ted Xenohristos, Co- Founder & Chief Concept Officer of CAVA Group, Inc. (NYSE: CAVA), 

Peter Hadjipateras, Chief Information, Security and Sustainability Officer- Dorian LPG, Ted Petrone, Vice 

Chairman of NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P. (NYSE:NMM),  Capital Link Managing Director Olga 

Bornozi, and Capital Link President Nicolas Bornozis. 
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simeio-ekkinisis-oi-ape-to-2025 

Κ. Μαύρος (ΔΕΗ Ανανεώσιμες): Από νέο σημείο εκκίνησης οι ΑΠΕ το 2025  

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΥΡΟΣ ΑΠΕ ΔΕΗ Ανανεώσιμες tags :  

 

Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ. ευρώ 

το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας, με 

ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της Eurelectric»  

«Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025», τόνισε ο Διευθύνων 

Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή του στο ετήσιο 

Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «GREECE – SPEEDING AHEAD POST 

INVESTMENT UPGRADE», το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη, τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024. 

 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες τόνισε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων 

χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το 

μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ 

σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».  

 

Αυτό, όπως εξήγησε «δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ, μετά και 
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την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει 

να πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας», καθώς καθίσταται σαφές ότι 

είναι απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις 

που απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης ανάπτυξης. 

 

Ο αναπληρωτής Διευθύνων Σύμβουλος ΑΠΕ Ομίλου ΔΕΗ παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του 

Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην 

ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να 

ανέλθει σε 11,8 GW το 2027. Και πρόσθεσε ότι «ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα 

προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής ή έτοιμα προς κατασκευή. Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 

40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία μεγάλη γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα 

προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο στόχος». 

 

«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ στην 

παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο Κωνσταντίνος Μαύρος 

και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό που θα προσθέσουν ενέργεια 

9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από 

τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες 

παράγουν σήμερα 5TWh. 

 

Όπως είπε «η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την 

αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον «εκδημοκρατισμό της παραγωγής 

και τον ψηφιακό μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων παραγωγής». Όπως τόνισε, 

για το στόχο αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ. δολ. ετησίως μέχρι το 2050.  

 

Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ. ευρώ 

το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας, με 

ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της Eurelectric». 

 

Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές που 

συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο του Ομίλου 

ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής. «O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική του Πράσινη Συμφωνία 

(“Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό ρόλο στην Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για 

ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής, οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού 

συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της οικονομίας», εξήγησε. 

 

 

 

 



https://www.worldenergynews.gr/epikairothta/articles/562480/capital-link-forum-oi-ellines-pou-

symmeteixan-sti-syzitisi-gia-tin-oikonomiki-anakampsi 

Capital Link Forum: Οι Έλληνες που συμμετείχαν στη συζήτηση για την οικονομική ανάκαμψη  

οικονομική ανάπτυξη Γιάννης Στουρνάρας Capital Link Forum tags :  

 

Η Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης, παρείχε μια μοναδική ευκαιρία στους υπουργούς της Ελληνικής 

Κυβέρνησης για ανοιχτό διάλογο με 22 investment funds και εταιρείες  

Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, με τίτλο“GREECE – SPEEDING AHEAD 

POST INVESTMENT UPGRADE” που πραγματοποιήθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη, η Capital Link 

διοργάνωσε Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης με τη συμμετοχή Υπουργών της Ελληνικής Κυβέρνησης και 

διεθνών επενδυτών. 

 

Το φόρουμ, που αποτελεί ετήσιο θεσμό για την προβολή της Ελλάδας ως επενδυτικού προορισμού, 

αποτέλεσε για ακόμη μια φορά μια εξαιρετική πλατφόρμα ανταλλαγής ιδεών και προβολής των 

επενδυτικών ευκαιριών της χώρας.  

 

Επιπλέον η Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης, παρείχε μια μοναδική ευκαιρία στους υπουργούς της 

Ελληνικής Κυβέρνησης για ανοιχτό διάλογο με 22 investment funds και εταιρείες, σχετικά με τις 

μεταρρυθμίσεις και τις στρατηγικές ανάπτυξης της Ελλάδας, πέραν των κατ’ ιδίαν επαφών και των 

παρουσιάσεων που πραγματοποίησαν στο πλαίσιο του φόρουμ. 

 

Οι υπουργοί της ελληνικής κυβέρνησης που συμμετείχαν ήταν: 

https://www.worldenergynews.gr/epikairothta/articles/562480/capital-link-forum-oi-ellines-pou-symmeteixan-sti-syzitisi-gia-tin-oikonomiki-anakampsi
https://www.worldenergynews.gr/epikairothta/articles/562480/capital-link-forum-oi-ellines-pou-symmeteixan-sti-syzitisi-gia-tin-oikonomiki-anakampsi
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-κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών και Μεταφορών 

- Κυρία Νίκη Κεραμέως, υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 

-κ. Νίκος Παπαθανάσης, αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

-Κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

 

Στη Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης συμμετείχε επίσης ο κ. Γιάννης Στουρνάρας, Διοικητής της 

Τράπεζας της Ελλάδος. 

 

Συντονιστής της συζήτησης ήταν ο Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος της 

EnterpriseGreece, ο οποίος κατά την έναρξη της συζήτησης αναφέρθηκε στην πρόσφατη αναβάθμιση 

της μακροπρόθεσμης πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας σε BBB από BBB- από την Scope Ratings, η 

οποία επικαλέστηκε τη δημοσιονομική πειθαρχία, τη μείωση του δημόσιου χρέους και την 

ανθεκτικότητα του τραπεζικού συστήματος και η οποία αναδεικνύει τη σταθερή οικονομική πορεία της 

χώρας. 

 

Μεταξύ των επενδυτών που συμμετείχαν, συμπεριλαμβάνονται υψηλόβαθμα στελέχη από εταιρείες 

όπως: Aleutian Capital Group, Ameresco, Alex Brown, Axia Ventures Group, Citi Pension Investments, 

Chesapeake Asset Management, Glacier Pass Management, GlobalX, Insight Partners, Keybank Capital, 

Kyklos Capital, Macquarie, Metropoulos & Co., Morgan Stanley Investment Management, Moody’s, 

MacArthur Capital Group, Oaktree, Paulson & Co., Point 72 Asset Management, Rothschild, Trispan, 

Safra National Bank. 

 

Η συζήτηση επικεντρώθηκε στα κάτωθι θέματα: 

 

-οικονομική ανάκαμψη και οι αναπτυξιακές προοπτικές της Ελλάδας. 

-αντίκτυπος των μεταρρυθμίσεων στην οικονομία και τις επενδύσεις. 

-ευκαιρίες που δημιουργεί η αναβάθμιση της Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα. 

-θετικό επενδυτικό κλίμα και πρωτοβουλίες για την επιτάχυνση των επενδύσεων σε διάφορους τομείς. 

 

Επιπλέον, εξετάστηκαν: 

 

-οι πρωτοβουλίες της κυβέρνησης για την επιτάχυνση της απονομής δικαιοσύνης και της δικαστικής 

διαδικασίας. 

-ο εξορθολογισμός της ρυθμιστικής διαδικασίας για τις άμεσες ξένες επενδύσεις. 

-οι προοπτικές επέκτασης και αναβάθμισης των ελληνικών κεφαλαιαγορών. 

-το πρόγραμμα ιδιωτικοποιήσεων και οι ευκαιρίες για διεθνείς επενδυτές. 

 

 

 



https://www.worldenergynews.gr/epikairothta/articles/562433/minyma-mitsotaki-sto-26th-annual-

capital-link-invest-in-greece-forum 

Πρωθυπουργός στο 26th Annual Capital Link και τι ανέφεραν Σταϊκούρας και Μεγάλου  

Σταϊκούρας ΜΕΓΑΛΟΥ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Capital Link tags :  

 

Διεθνής Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και τις Επενδύσεις στην ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ - 

Συμμετείχαν Κορυφαίοι Αμερικανοί και Διεθνείς Επενδυτές, Διεθνείς & Ελληνικές Επιχειρήσεις, - 

Διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμοί, Ανώτερα Κυβερνητικά Στελέχη από Ελλάδα & Αμερική 

Το Επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum άνοιξε με το 

γραπτό μήνυμα του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους διεθνείς 

επενδυτές. 

 Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της  Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν δώσει το 

λόγο στον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια κεντρική ομιλία με 

τιτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK IN GREECE – INVESTMENT 

OPPORTUNITIES.» 

 Ακολούθησαν Η ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ με τίτλο «THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF GROWTH» 

του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου, και Η ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ 

με τίτλο «BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM» της Διευθυνούσας Συμβούλου 

της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού. 
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Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο Ετήσιο 

Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας, είναι μια 

ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που θα μας 

καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της 

ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023. 

 Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη διάρκεια 

διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η σχέση μεταξύ 

χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την 

περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος 

μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, 

ναι, την πολιτική σταθερότητα. 

 Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος με το πιο 

βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024 προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα 

είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για 

όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη περισσότερα στο μέλλον. 

Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια 

ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες μπορεί να 

αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά. 

 Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι πλέον 

μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις ταμειακές της 

μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων 

Εσόδων (ΑΑΔΕ). 

  

Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024 έως το 

2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως και πρωτογενές 

πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για να μειωθεί ο λόγος του 

ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες μονάδες. 

 Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται πλέον 

φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης. 

 Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική 

βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά 

για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης 

αγοράς. 

 Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής μας 

και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής της πορείας. 

Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε προσδοκία. 



 Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας προσκαλώ να 

μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις ανταμοιβές μιας 

χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.» 

  

Ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη κεντρική του ομιλία τόνισε: «Η 

ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα 

επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό 

με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή 

διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα. 

Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, θα 

πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο 

περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας. 

Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια 

προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, με 

στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου 

της Ελλάδας. 

Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες: 

1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα 

Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε λειτουργία στις 30 

Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας. 

2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων 

3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής 

4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου 

5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων 

6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης 

7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια 

8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων 

Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και τη 

συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα. 

Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου Υποδομών και 

Μεταφορών. 



Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για την 

επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και 

για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.» 

  

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στη κεντρική του ομιλία 

τόνισε: «Στις 4 Δεκεμβρίου 2024, ο Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος της Πειραιώς, ήταν ένας 

από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in Greece» Forum 

στη Νέα Υόρκη. Στην ομιλία του ανέδειξε τον καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην 

οικονομική ανάπτυξη της χώρας. 

Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση των μη 

εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού 

μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την οικονομία 

αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει νέα δάνεια άνω των 

€7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός 

και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της  θέση στη βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου. 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία, αναφερόμενος σε 

εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που έχουν βελτιώσει την εμπειρία 

πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth Management, έχοντας υπό διαχείριση 

€11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη. 

 Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας ήδη 

διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με στόχο να 

ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027. 

Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις 

κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall».  Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν 

ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος Μεγάλου 

ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη νέα γενιά και τις 

ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον μας να επιστρέφουμε 

μέρος της αξίας μας στην κοινωνία». 

Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη 

κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει πυλώνας 

ανάπτυξης της Ελλάδας.» 

Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στη κεντρική της ομιλία περιέγραψε 

πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο μετασχηματισμού 

για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και 

καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Η κυρία Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια 

εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη 



στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για 

την κοινωνία και τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην 

Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το 

όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική 

ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την 

πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να αναλάβουμε 

ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα Τράπεζα αποτελεί μια 

μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή 

όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο 

εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων 

επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, 

διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την 

επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.» 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



https://www.worldenergynews.gr/energeia/articles/562461/p-lazaridou-gek-terna-istoriki-efkairia-gia-

ena-pio-prasino-mellon-gia-tin-ellada 

Π. Λαζαρίδου (ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ): Ιστορική ευκαιρία για ένα πιο πράσινο μέλλον για την Ελλάδα  

Πηνελόπη Λαζαρίδου πράσινο μέλλον ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ tags :  

 

Η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις υποδομές θα 

συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο 

διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές προκλήσεις της 

εποχής μας»  

«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές 

τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει μία ιστορική 

ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον».  

 

Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική 

Διευθυντής Χρηματοοικονομικών Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό 

τοπίο που διαμορφώνεται για τη χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα 

Υόρκη. 

 

Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις υποδομές 

https://www.worldenergynews.gr/energeia/articles/562461/p-lazaridou-gek-terna-istoriki-efkairia-gia-ena-pio-prasino-mellon-gia-tin-ellada
https://www.worldenergynews.gr/energeia/articles/562461/p-lazaridou-gek-terna-istoriki-efkairia-gia-ena-pio-prasino-mellon-gia-tin-ellada
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=28606
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=28605
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=6


θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο 

διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές προκλήσεις της 

εποχής μας».  

 

Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη στρατηγική για 

τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής.  

 

Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν 

διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε:  

 

1.Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών φαινομένων, 

τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις επεξεργασίας νερού για την 

εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά. 

 

2.Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονται σε €2,5 δισ., με εξελιγμένες εγκαταστάσεις 

επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και στην τόνωση της 

υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης. 

 

3.Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του 

περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας.  

 

4.Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική συνδεσιμότητα 

και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των μεταφορών.  

 

«Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται 

πλήρως με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά 

καινοτόμα έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο  της 

αντλησιοταμίευσης - αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ - ένα έργο κοινής ωφέλειας. Έργα 

διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια 

περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η 

εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το 

οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως 

θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές. Αυτές οι 

πρωτοβουλίες αντανακλούν το όραμα όλων μας για μια πιο περιβαλλοντικά ευαίσθητη agenda 

υποδομών, στοχεύοντας στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής και ανοίγοντας τον δρόμο για ένα πιο 

βιώσιμο αύριο.  

 

Για μια ακόμα φορά ο όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ κάνει πράξη όσα λέει, αφού είναι ήδη τοποθετημένος ώστε να 

αποτελέσει την αιχμή του δόρατος για την αλλαγή της στρατηγικής υποδομών στη χώρα», κατέληξε η 

κα. Λαζαρίδου, δίνοντας ξεκάθαρα το στίγμα των στρατηγικών προτεραιοτήτων του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. 

 



https://www.worldenergynews.gr/index.php?id=562433 

Πρωθυπουργός στο 26th Annual Capital Link και τι ανέφεραν Σταϊκούρας και Μεγάλου  

Σταϊκούρας ΜΕΓΑΛΟΥ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Capital Link tags :  

 

Διεθνής Συνάντηση Κορυφής για την Ελληνική Οικονομία και τις Επενδύσεις στην ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ - 

Συμμετείχαν Κορυφαίοι Αμερικανοί και Διεθνείς Επενδυτές, Διεθνείς & Ελληνικές Επιχειρήσεις, - 

Διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμοί, Ανώτερα Κυβερνητικά Στελέχη από Ελλάδα & Αμερική 

Το Επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum άνοιξε με το 

γραπτό μήνυμα του Πρωθυπουργού, κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους διεθνείς 

επενδυτές. 

 Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της  Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν δώσει το 

λόγο στον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια κεντρική ομιλία με 

τιτλο «UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK IN GREECE – INVESTMENT 

OPPORTUNITIES.» 

 Ακολούθησαν Η ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ με τίτλο «THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF GROWTH» 

του Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου, και Η ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ 

με τίτλο «BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM» της Διευθυνούσας Συμβούλου 

της Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού. 

Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε ότι: «Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο Ετήσιο 

Συνέδριο της Capital Link. Καθώς συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας, είναι μια 

https://www.worldenergynews.gr/index.php?id=562433
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=3138
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=3209
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=583
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=410


ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που θα μας 

καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της 

ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023. 

 Η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη διάρκεια 

διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η σχέση μεταξύ 

χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την 

περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος 

μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, 

ναι, την πολιτική σταθερότητα. 

 Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος με το πιο 

βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024 προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα 

είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για 

όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη περισσότερα στο μέλλον. 

Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια 

ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες μπορεί να 

αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά. 

 Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι πλέον 

μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις ταμειακές της 

μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων 

Εσόδων (ΑΑΔΕ). 

  

Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024 έως το 

2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως και πρωτογενές 

πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για να μειωθεί ο λόγος του 

ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες μονάδες. 

 Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται πλέον 

φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης. 

 Πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της στην επενδυτική 

βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα βρίσκεται σε τροχιά 

για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης 

αγοράς. 

 Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής μας 

και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής της πορείας. 

Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε προσδοκία. 



 Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας προσκαλώ να 

μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις ανταμοιβές μιας 

χώρας που ανεβαίνει συνεχώς.» 

  

Ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη κεντρική του ομιλία τόνισε: «Η 

ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για ένα 

επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε συνδυασμό 

με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την επιτυχή 

διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα. 

Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, θα 

πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο 

περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας. 

Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια 

προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, με 

στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου 

της Ελλάδας. 

Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες: 

1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα 

Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε λειτουργία στις 30 

Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας. 

2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων 

3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής 

4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου 

5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων 

6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης 

7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια 

8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων 

Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και τη 

συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα. 

Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου Υποδομών και 

Μεταφορών. 



Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για την 

επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και 

για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής.» 

  

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, κ. Χρήστος Μεγάλου, στη κεντρική του ομιλία 

τόνισε: «Στις 4 Δεκεμβρίου 2024, ο Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος της Πειραιώς, ήταν ένας 

από τους κύριους ομιλητές στο επίσημο γεύμα του 26ο Ετήσιου «Capital Link Invest in Greece» Forum 

στη Νέα Υόρκη. Στην ομιλία του ανέδειξε τον καθοριστικό ρόλο του ελληνικού τραπεζικού τομέα στην 

οικονομική ανάπτυξη της χώρας. 

Ο κ. Μεγάλου υπογράμμισε την πρόοδο των Τραπεζών την τελευταία δεκαετία, όπως η μείωση των μη 

εξυπηρετούμενων δανείων, η ενίσχυση των κεφαλαίων και οι πρωτοβουλίες ψηφιακού 

μετασχηματισμού. Αυτή η ανάκαμψη επέτρεψε στις ελληνικές τράπεζες να στηρίξουν την οικονομία 

αποτελεσματικά. Από τις αρχές του 2024, οι ελληνικές τράπεζες έχουν χορηγήσει νέα δάνεια άνω των 

€7-8 δισ., με την Πειραιώς να συνεισφέρει πάνω από €2,5 δισ. σε τομείς όπως η ενέργεια, ο τουρισμός 

και η τεχνολογία, καθιερώνοντας την ηγετική της  θέση στη βιώσιμη ανάπτυξη τού τόπου. 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος ανέπτυξε τη στρατηγική της Πειραιώς για την καινοτομία, αναφερόμενος σε 

εργαλεία τεχνητής νοημοσύνης και τον εικονικό βοηθό με ChatGPT, που έχουν βελτιώσει την εμπειρία 

πελατών. Η Πειραιώς αναπτύσσεται επίσης στον τομέα Wealth Management, έχοντας υπό διαχείριση 

€11 δισ., στοχεύοντας, μέσω στρατηγικών πρωτοβουλιών, σε περαιτέρω ανάπτυξη. 

 Ο κ. Μεγάλου τόνισε τη δέσμευση της τράπεζας σε βασικούς τομείς της οικονομίας, έχοντας ήδη 

διαθέσει €32 δισ. στον αγροτικό τομέα, την ανανεώσιμη ενέργεια και τον τουρισμό, με στόχο να 

ξεπεράσει τα €40 δισ. έως το 2027. 

Η Πειραιώς ηγείται στον τομέα την κοινωνικής υπευθυνότητας, αναπτύσσοντας σε τέσσερις 

κοινωνικούς άξονες το πρόγραμμα «Equall».  Από τις δράσεις του προγράμματος αυτού έχουν 

ωφεληθεί περισσότερα από 16.000 άτομα από την έναρξή του τον Μάρτιο του 2022. O κύριος Μεγάλου 

ανέφερε «μέσω της υλοποίησης των προγραμμάτων για τις γυναίκες, τα παιδιά, τη νέα γενιά και τις 

ευάλωτες ομάδες, όπως και πολιτιστικών δράσεων εκπληρώνουμε το καθήκον μας να επιστρέφουμε 

μέρος της αξίας μας στην κοινωνία». 

Ολοκληρώνοντας, ο Διευθύνων Σύμβουλος επανέλαβε τη δέσμευση της Πειραιώς για βιώσιμη 

κερδοφορία, καινοτομία και συνεργασία, διασφαλίζοντας ότι ο τραπεζικός τομέας παραμένει πυλώνας 

ανάπτυξης της Ελλάδας.» 

Η Διευθυνούσα Σύμβουλος της Attica Bank κα. Ελένη Βρεττού, στη κεντρική της ομιλία περιέγραψε 

πώς η συγχώνευση της Attica Bank με την Παγκρήτια Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο μετασχηματισμού 

για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, θέτοντας τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και 

καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. Η κυρία Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια 

εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη 



στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για 

την κοινωνία και τους επενδυτές. Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην 

Ελλάδα, με δείκτη Μη Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους. Το 

όραμά μας είναι να δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική 

ισχύ, την καινοτομία και μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την 

πρόσφατη αύξηση μετοχικού κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να αναλάβουμε 

ηγετικό ρόλο στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα Τράπεζα αποτελεί μια 

μοναδική ευκαιρία συμμετοχής στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή 

όπου η σταθερότητα και η καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο 

εταίρο με σαφή στρατηγικό οδικό χάρτη ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων 

επιχειρήσεων έως την προώθηση πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, 

διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την 

επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία και συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη.» 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



https://www.worldenergynews.gr/energeia/articles/562432/al-sdoykou-sto-capital-link-aftoi-einai-oi-

stoxoi-tis-ellinikis-energeiakis-politikis 

Αλ.Σδούκου στο Capital Link: Αυτοί είναι οι στόχοι της ελληνικής ενεργειακής πολιτικής  

Ενεργεια Νέα Υόρκη Capital Link Σδούκου tags :  

 

Το στίγμα και τις προτεραιότητες της ελληνικής ενεργειακής πολιτικής ανέλυσε η Αλεξάνδρα Σδούκου 

στο συνέδριο της Capital Link στη Νέα Υόρκη  

H υφυπουργός Ενέργειας κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου, μιλώντας στο Capital Link στη Νέα Υόρκη έδωσε 

το στίγμα για το ενεργειακό περιβάλλον της Ευρώπης, παρουσιάζοντας την ελληνική ενεργειακή 

πολιτική. 

 

Ανακυτικά η κυρία Σδούκου τόνισε τα εξής: 

 

«Θέλω να ευχαριστήσω τον κ. και την κα. Μπορνόζη για την πρόσκληση σε αυτό το εξαιρετικό φόρουμ 

που λειτουργεί ως σημαντική γέφυρα μεταξύ της Ελλάδας και της διεθνούς επενδυτικής κοινότητας. 

 

Και, αν μου επιτρέπετε, εν μέσω μίας μοναδικής χρονικής συγκυρίας, καθώς βρισκόμαστε σε μια εποχή 

διεθνών συγκρούσεων, αβεβαιότητας και περιφερειακών εντάσεων που απειλούν να εξελιχθούν σε 

παγκόσμια κρίση. 

 

Μια εποχή όπου η ασφάλεια είναι ζητούμενο και η παγκόσμια ηγεσία χρειάζεται ενίσχυση. 

 

Ασφάλεια και ηγεσία. 

 

Τα δύο βασικά στοιχεία που χρειαζόμαστε για να πορευτούμε σε αυτές τις δύσκολες εποχές. 

https://www.worldenergynews.gr/energeia/articles/562432/al-sdoykou-sto-capital-link-aftoi-einai-oi-stoxoi-tis-ellinikis-energeiakis-politikis
https://www.worldenergynews.gr/energeia/articles/562432/al-sdoykou-sto-capital-link-aftoi-einai-oi-stoxoi-tis-ellinikis-energeiakis-politikis
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=19
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=1338
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=410
https://www.worldenergynews.gr/index.php?tag=9951


 

Μέσα σε όλο αυτό, η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντικά πράγματα στον τομέα της ενέργειας που πριν λίγα 

χρόνια έμοιαζαν σχεδόν αδύνατα. 

 

Αυτές οι επιτυχίες δεν συνέβησαν από τη μια μέρα στην άλλη. Απαιτήθηκε ισχυρή δέσμευση από την 

κυβέρνησή μας και σημαντικές επενδύσεις στον ενεργειακό τομέα. 

 

Εκτιμούμε ότι οι επενδύσεις σε μεγάλα έργα στην ελληνική αγορά έφτασαν τα ~18 δισεκατομμύρια 

ευρώ την τελευταία δεκαετία… χωρίς να περιλαμβάνονται οι επενδύσεις σε μικρότερα και μεσαία 

έργα. 

 

Η Ελλάδα έχει σημειώσει σημαντική πρόοδο στον ενεργειακό τομέα και προσπαθεί να θέσει ένα 

παράδειγμα σε ένα ευρωπαϊκό και παγκόσμιο περιβάλλον γεμάτο προκλήσεις. 

 

 

Πρώτον, αντιμετωπίζουμε γεωπολιτικές εντάσεις. 

 

Συγκρούσεις όπως ο πόλεμος στην Ουκρανία και οι εντάσεις στη Μέση Ανατολή—περιοχές ζωτικής 

σημασίας για την παγκόσμια ενεργειακή προσφορά—έχουν αυξήσει τα κόστη, έχουν διαταράξει τις 

εφοδιαστικές αλυσίδες και εγείρουν ανησυχίες για τη σταθερότητα. 

Η πραγματικότητα είναι ότι οι παγκόσμιες αγορές φυσικού αερίου περιορίζονται, αυξάνοντας τα κόστη 

για την Ευρώπη. Με τον χειμώνα να αναμένεται πιο ψυχρός από τον προηγούμενο, η Ευρώπη έχει 

αυξήσει τις εισαγωγές υγροποιημένου φυσικού αερίου (LNG), ειδικά από τις Ηνωμένες Πολιτείες, αλλά 

παραμένει εξαρτημένη. 

 

Επιπλέον, αβεβαιότητα υπάρχει για το πόσο φυσικό αέριο θα έρθει μέσω των ρωσικών αγωγών μετά 

την 1η Ιανουαρίου. 

 

 

Δεύτερον, οι ενεργειακές τιμές παραμένουν σοβαρή πρόκληση. 

 

Παρά την ηγετική θέση της Ευρώπης στις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, εξακολουθούμε να 

αντιμετωπίζουμε υψηλές τιμές και αστάθεια. Το 2024, οι τιμές φυσικού αερίου στην ΕΕ ήταν σχεδόν 5 

φορές υψηλότερες από αυτές στις ΗΠΑ, ενώ οι τιμές ηλεκτρικής ενέργειας για τη βιομηχανία ήταν 

περίπου 2,5 φορές υψηλότερες. 

 

Αυτή η διαφορά οφείλεται κυρίως στην εξάρτηση της Ευρώπης από εισαγόμενα ορυκτά καύσιμα, σε 

αντίθεση με τις ΗΠΑ που εξάγουν ενέργεια. 

 

Υπήρξαν επίσης μεγάλες αποκλίσεις τιμών εντός της Ευρώπης. 



 

Για παράδειγμα, στις 11 Ιουλίου 2024, η ωριαία τιμή ηλεκτρικής ενέργειας στην Ουγγαρία έφτασε τα 

€940/MWh, ενώ στην γειτονική Αυστρία ήταν μόλις €61/MWh—μια διαφορά δεκαπενταπλάσια. 

 

Αυτό είναι ένα ζήτημα που ο Έλληνας Πρωθυπουργός πιέζει έντονα την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να 

επιλύσει. 

 

 

Τρίτον, η ανάπτυξη ενεργειακών υποδομών είναι αργή. 

 

Έργα ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και αναβαθμίσεις δικτύου συχνά χρειάζονται χρόνια για να 

ολοκληρωθούν. Επίσης, η έλλειψη επαρκών διασυνδέσεων στην Ευρώπη παραμένει σοβαρή πρόκληση, 

συμβάλλοντας σε υψηλότερες τιμές ενέργειας και μειωμένη αποδοτικότητα της αγοράς. 

 

Τελικά, οι καταναλωτές ρωτούν: «Πότε θα ωφεληθούμε από φθηνότερη ενέργεια από ΑΠΕ;» 

 

 

Τέταρτον, η Ευρώπη υστερεί σε ανταγωνιστικότητα στην παραγωγή καθαρής τεχνολογίας. 

 

Παρόλο που η Ευρώπη υστερεί στην έρευνα και την καινοτομία και δυσκολεύεται να αξιοποιήσει την 

όποια πρόοδο σημειώνεται σε μεγάλη κλίμακα. 

 

Αντίθετα, η Κίνα κινείται γρήγορα, διατηρώντας χαμηλά κόστη παραγωγής, ελέγχοντας τις εφοδιαστικές 

αλυσίδες, παρέχοντας σημαντικές κρατικές επιδοτήσεις και επιταχύνοντας τις διαδικασίες έγκρισης. 

 

Αυτοί οι παράγοντες δημιουργούν ένα ισχυρό περιβάλλον για επενδύσεις και ανάπτυξη, κάτι στο οποίο 

η Ευρώπη πρέπει να επικεντρωθεί περισσότερο. 

Παρά τις προκλήσεις αυτές, η Ελλάδα έχει παραμείνει επικεντρωμένη και έχει πετύχει αξιοσημείωτες 

προόδους στον ενεργειακό τομέα τα τελευταία πέντε χρόνια. 

Τα ελληνικά επιτεύγματα 

 

 

Η Ελλάδα έχει επιτύχει σημαντική μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου (GHG), ξεπερνώντας 

τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ). 

 

Οι εκπομπές της Ελλάδας όμως, αντιπροσωπεύουν περίπου το 0,15% των παγκόσμιων εκπομπών. 

Ακόμα κι αν τις μηδενίζαμε αύριο, θα ήταν μόνο "μία σταγόνα στον ωκεανό". 

 

Μεταξύ 2005 και 2022, η Ελλάδα μείωσε τις καθαρές εκπομπές της κατά 43%, ξεπερνώντας τη 

μείωση 24% της ΕΕ κατά την ίδια περίοδο. 



 

Αυτή η πρόοδος οφείλεται κυρίως στη μείωση κατά 62% των εκπομπών CO2 από την 

ηλεκτροπαραγωγή. Αυτή η μείωση επιτεύχθηκε με την κατάργηση των λιγνιτικών μονάδων—οι 

εκπομπές από λιγνίτη μειώθηκαν κατά 83%. 

 

Το 2024, ο λιγνίτης αντιστοιχούσε μόνο στο 6% της ηλεκτροπαραγωγής μας και μέχρι το 2028, 

δεσμευόμαστε για πλήρη κατάργηση του. 

 

Παράλληλα, έχουμε διπλασιάσει την εγκατεστημένη δυναμικότητα ΑΠΕ από το 2018. 

 

Σήμερα, πάνω από το 50% της ηλεκτρικής ενέργειας προέρχεται από ΑΠΕ, όπως φωτοβολταϊκά και 

αιολικά, ενώ το ποσοστό είναι ακόμη υψηλότερο αν συμπεριληφθούν τα υδροηλεκτρικά. Η Ελλάδα 

αναγνωρίζεται πλέον ως παγκόσμιος ηγέτης στην ενσωμάτωση ηλιακής και αιολικής ενέργειας στο 

δίκτυο. 

 

 

Οι στόχοι 

 

∙ Μέχρι το τέλος της δεκαετίας, στοχεύουμε το 75% της ηλεκτρικής μας ενέργειας να προέρχεται από 

ΑΠΕ. 

 

∙ Μέχρι το 2035, το ποσοστό αυτό θα ανέλθει σχεδόν στο 96%. 

 

Για να πετύχουμε αυτούς τους στόχους, προωθούμε νέες μορφές ενέργειας. 

 

Η υπεράκτια αιολική ενέργεια είναι μία από τις βασικές μας προτεραιότητες, με προγραμματισμένη 

δυναμικότητα 1,9 GW έως το 2032. 

 

Επεκτείνουμε την παραγωγή βιομεθανίου σε 2 TWh έως το 2030 και 3,5 TWh έως το 2040. 

 

Παράλληλα, προχωρούμε σταθερά στην παραγωγή πράσινου υδρογόνου, με στόχο 1 TWh έως το 

2030 και αύξηση σε 20 TWh έως το 2050. 

 

Η αποθήκευση ενέργειας είναι επίσης κρίσιμο μέρος της στρατηγικής μας. 

 

Μέχρι το 2030, σχεδιάζουμε την εγκατάσταση 6,2 GW δυναμικότητας αποθήκευσης ενέργειας. 

 

Αυτό θα διασφαλίσει την αξιοπιστία και την ευελιξία του ενεργειακού μας συστήματος. 

 

Ήδη, υπάρχει επενδυτικό ενδιαφέρον τριπλάσιο από αυτό που χρειαζόμαστε. 

 



Οι διασυνδέσεις είναι εξίσου σημαντικές. 

 

Μέσω ενός φιλόδοξου προγράμματος, δημιουργούμε έναν Πράσινο Ενεργειακό Διάδρομο στη 

Νοτιοανατολική Ευρώπη. 

 

Αυτό θα συνδέσει τα ενεργειακά συστήματα της Νότιας και της Βόρειας Μεσογείου, μετατρέποντας την 

Ελλάδα από εισαγωγέα ενέργειας σε σημαντικό εξαγωγέα. 

 

Μέχρι το 2035, η Ελλάδα θα εξάγει 3,5 TWh καθαρής ενέργειας, και μέχρι το 2045, πάνω από 11 

TWh. 

 

Πέρα από τα έργα ΑΠΕ και τις διασυνδέσεις, εδραιώνουμε μια ισχυρή αλυσίδα αξίας για την 

αποθήκευση και αξιοποίηση άνθρακα, δείχνοντας τη δέσμευσή μας για μείωση των εκπομπών στις 

βιομηχανίες που είναι δύσκολο να αποδεσμευθούν από τον άνθρακα. 

 

Η πρώτη εγκατάσταση αποθήκευσης άνθρακα βρίσκεται υπό κατασκευή και αναμένεται να 

λειτουργήσει το 2027. 

 

Η ρεαλιστική μας προσέγγιση περιλαμβάνει επίσης το φυσικό αέριο, το καθαρότερο ορυκτό καύσιμο, 

ως μέρος του ενεργειακού μας μίγματος για τις επόμενες δεκαετίες. 

 

Ένα σημαντικό ορόσημο είναι η ολοκλήρωση του FSRU Αλεξανδρούπολης—μια επένδυση ~€360 

εκατ.—με δυναμικότητα επαναεριοποίησης 5,5 bcm/έτος, που μειώνει την εξάρτηση από το ρωσικό 

φυσικό αέριο και ενισχύει την ενεργειακή ασφάλεια στη Νοτιοανατολική Ευρώπη. 

 

Ένα άλλο σημαντικό έργο είναι ο Κάθετος Διάδρομος, όπου συνεργαζόμαστε με έξι χώρες—

Βουλγαρία, Ρουμανία, Ουγγαρία, Σλοβακία, Μολδαβία και Ουκρανία—για να δημιουργήσουμε 

εναλλακτικές διαδρομές προμήθειας φυσικού αερίου. 

 

Οι τερματικοί σταθμοί LNG Ρεβυθούσας και Αλεξανδρούπολης είναι βασικά μέρη αυτού του 

συστήματος, με συνολική δυναμικότητα αποθήκευσης 378.500 κυβικών μέτρων και δυναμικότητα 

επαναεριοποίησης 12,5 bcm/έτος. 

 

Τέλος, το αναθεωρημένο Εθνικό Σχέδιο για την Ενέργεια και το Κλίμα της Ελλάδας παρέχει έναν σαφή 

οδικό χάρτη, με επενδύσεις που ξεπερνούν τα €436 δισ. έως το 2050. 

Αυτό δημιουργεί σημαντικές ευκαιρίες για ιδιωτικά κεφάλαια σε τομείς όπως οι ανανεώσιμες πηγές 

ενέργειας, η αποθήκευση ενέργειας, οι διεθνείς και εγχώριες διασυνδέσεις, τα έξυπνα δίκτυα και η 

ηλεκτροκίνηση. 

 

Μέχρι το 2030, προγραμματίζουμε επενδύσεις ύψους €95,9 δισ. 

Στην έκδοση του 2019, αυτό το ποσό ήταν €44 δισ. 

Έτσι, μέσα σε 5 χρόνια, υπερδιπλασιάσαμε τους πράσινους επενδυτικούς στόχους μας για τη δεκαετία. 



 

Παράλληλα, αξιοποιούμε μια σειρά από δημόσια χρηματοδοτικά εργαλεία για να ενθαρρύνουμε και να 

μειώσουμε τους κινδύνους για τις ιδιωτικές επενδύσεις. 

Κάνοντας, έτσι, την Ελλάδα έναν από τους πιο ελκυστικούς προορισμούς για πράσινες επενδύσεις στον 

κόσμο! 

 

Και αυτές είναι επενδύσεις που θα μεταμορφώσουν τη χώρα μας. 

 

Οι επενδύσεις ύψους €436 δισ. που απαιτούνται τα επόμενα 25 χρόνια για να επιτύχουμε τον στόχο 

του μηδενικού αποτυπώματος άνθρακα έως το 2050 έχουν απόλυτα θετική επίδραση στην οικονομία 

μας. 

 

Σύμφωνα με μελέτη της McKinsey για τον κοινωνικοοικονομικό αντίκτυπο της πορείας μας προς τον 

στόχο μηδενικού άνθρακα έως το 2050, αυτές οι επενδύσεις θα συμβάλουν κατά 2,5% στο ΑΕΠ μας και 

θα δημιουργήσουν και διατηρήσουν 200.000 θέσεις εργασίας για τα επόμενα 25 χρόνια. 

 

Κλείνοντας, θέλω να επιστρέψω στο σημείο που ανέφερα στην αρχή. 

 

Είμαστε μια μικρή χώρα σε έναν μεγάλο κόσμο που απεγνωσμένα χρειάζεται ασφάλεια και ηγεσία.  

Είμαστε μικροί, αλλά ανταποκρινόμαστε στις περιστάσεις. Κάνουμε το καθήκον μας! 

 

Ηγούμαστε με το παράδειγμά μας, δείχνοντας πώς η κλιματική δράση μπορεί να συνδυαστεί με την 

οικονομική ανάπτυξη. 

 

Ενισχύουμε την περιφερειακή ενεργειακή ασφάλεια μέσα από τα λόγια μας, τις πράξεις μας, τις 

συνεργασίες μας και τα έργα μας. 

 

Και θα παραμείνουμε αφοσιωμένοι στους στόχους μας, αλλά και στους συμμάχους και φίλους που 

μοιράζονται τις ίδιες αξίες μας. 

 

 

 

 

 

 

 



https://www.worldenergynews.gr/%CE%B1%CF%80%CF%8C%CF%88%CE%B5%CE%B9%CF%82/articles/

562488/giannis-stournaras-anaptyksi-synainesi-kai-ellinotourkika-oi-theseis-tou-sto-capital-link 

Γιάννης Στουρνάρας: Ανάπτυξη, συναίνεση και ελληνοτουρκικά- Οι θέσεις του στο Capital Link  

ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ ΣΥΝΑΙΝΕΣΗ Ανάπτυξη Capital Link ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ tags :  

 

Απόσπασμα από την ομιλία του Διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος στο συνέδριο της Capital Link  

Η ελληνική οικονομία, τα τελευταία χρόνια, είναι αναμφισβήτητα ένα “success story” διεθνώς. Αυτό 

επιβεβαιώνεται και από την ανάκτηση πιστοληπτικής αξιολόγησης στην επενδυτική κατηγορία. Οι 

διαφορές αποδόσεων των ομολόγων του Ελληνικού Δημοσίου είναι σήμερα συγκρίσιμες με εκείνες των 

ομολόγων άλλων κρατών-μελών. Ο ρυθμός ανάπτυξης είναι σημαντικά υψηλότερος από το μέσο ρυθμό 

της ευρωζώνης. Τα σοβαρά δημοσιονομικά προβλήματα, η βιωσιμότητα του χρέους, καθώς και 

ζητήματα αναδιάρθρωσης και ανακεφαλαιοποίησης των τραπεζών, έχουν αντιμετωπιστεί επιτυχώς, 

ενώ οι τραπεζικές καταθέσεις έχουν προστατευθεί πλήρως. 

 

Στο δεύτερο ήμισυ της δεκαετίας του 2000 η μη συνετή δημοσιονομική πολιτική και η απώλεια 

ανταγωνιστικότητας είχαν δημιουργήσει τεράστια «δίδυμα ελλείμματα» και προβλήματα 

χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, με αποτέλεσμα η Ελλάδα να βρεθεί στο επίκεντρο της παγκόσμιας 

χρηματοπιστωτικής κρίσης, με τις αγορές και τους αναλυτές να προβλέπουν, τόσο το 2012 όσο και το 

https://www.worldenergynews.gr/%CE%B1%CF%80%CF%8C%CF%88%CE%B5%CE%B9%CF%82/articles/562488/giannis-stournaras-anaptyksi-synainesi-kai-ellinotourkika-oi-theseis-tou-sto-capital-link
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2015, την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ (Grexit).  

 

Πώς λοιπόν η Ελλάδα κατάφερε να γίνει «success story»; Κατά τη γνώμη μου αυτό μπορεί να εξηγηθεί 

από έξι παράγοντες: 

(α) Επώδυνη εγχώρια δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή κατά τη διάρκεια των τριών 

προγραμμάτων προσαρμογής. 

(β) Ισχυρή βούληση για παραμονή της χώρας στη ζώνη του ευρώ.  

(γ) Γενναιόδωρη αναχρηματοδότηση χρέους με πολύ ευνοϊκούς όρους.  

(δ) Εξαίρεση (waiver) των ελληνικών ομολόγων από τα κριτήρια επιλεξιμότητας του Ευρωσυστήματος 

για όσο διάστημα η Ελλάδα δεν είχε πιστοληπτική αξιολόγηση στην επενδυτική κατηγορία.  

(ε) Γενναιόδωρη στήριξη από το ευρωπαϊκό μέσο ανάκαμψης NGEU (RRF). 

(στ) Ορθόδοξες δημοσιονομικές, χρηματοπιστωτικές και διαρθρωτικές πολιτικές, ακολουθούνται τα 

τελευταία χρόνια. 

 

To κεφάλαιο ανάπτυξη 

 

Η ελληνική οικονομία συνεχίζει να αναπτύσσεται και κατά τη διάρκεια του 2024 με ρυθμό αρκετά 

υψηλότερο από αυτόν της ζώνης του ευρώ. Η αγορά εργασίας διατηρεί τη δυναμική της και τα 

δημοσιονομικά μεγέθη βελτιώνονται. Ο γενικός πληθωρισμός είναι χαμηλότερος σε σύγκριση με τους 

υψηλούς ρυθμούς του 2023.  

 

Τα επόμενα χρόνια, η ελληνική οικονομία αναμένεται ότι θα συνεχίσει να καταγράφει υψηλότερους 

ρυθμούς ανάπτυξης σε σύγκριση με τη ζώνη του ευρώ. Η εξέλιξη αυτή είναι ιδιαίτερα σημαντική, 

καθώς ενισχύει τη διαδικασία σύγκλισης του πραγματικού κατά κεφαλήν ΑΕΠ της Ελλάδας προς τα 

μέσα επίπεδα της ΕΕ. Οι κύριες κινητήριες δυνάμεις της οικονομικής δραστηριότητας θα συνεχίσουν να 

είναι οι επενδυτικές δαπάνες, χάρη και στη συμβολή των ευρωπαϊκών πόρων, και ιδίως του 

Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF), καθώς και η ιδιωτική κατανάλωση, λόγω της 

αύξησης του πραγματικού διαθέσιμου εισοδήματος χάρη στην άνοδο της απασχόλησης και στη μείωση 

του πληθωρισμού. 

 

Παρά όμως τις αδιαμφισβήτητες θετικές προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, δεν πρέπει να αγνοούμε 

και τις οικονομικές προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Η σημαντικότερη εξ αυτών είναι το μεγάλο 

έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών Συναλλαγών που καταγράφει σήμερα η χώρα (6,2% του ΑΕΠ το 

2023), παρά την πολύ σημαντική δημοσιονομική προσαρμογή και τη βελτίωση της ανταγωνιστικότητας 

σε όρους κόστους εργασίας ανά μονάδα προϊόντος.  

 

Η κυριότερη αιτία είναι ότι η Ελλάδα υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας έναντι 

των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών. Για 

παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου IMD 

για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η. 

(Συγκρίνω την Ελλάδα με την Ιρλανδία και την Πορτογαλία, επειδή το 1974, έτος αποκατάστασης της 

Δημοκρατίας στην Ελλάδα και την Πορτογαλία, αυτές οι τρεις χώρες ήταν παρόμοιες ως προς την 



ανταγωνιστικότητα και άλλα χαρακτηριστικά της οικονομίας τους). 

 

Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία 

κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 

1996–2022. Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και 

σε κάθε επιμέρους δείκτη. Συνεπώς, και παρά την πρόοδο των τελευταίων χρόνων, η Ελλάδα έχει 

απόσταση να διανύσει για να φτάσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα των περισσότερων 

ευρωπαϊκών χωρών. 

 

Η διαρκής υστέρηση που εμφανίζει η χώρα σε όλους τους ανωτέρω δείκτες μεταφράζεται σε 

χαμηλότερη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και εξηγεί το μεγαλύτερο μέρος του ελλείμματος του 

ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Το υπόλοιπο μέρος εξηγείται από το γεγονός ότι ο ρυθμός 

οικονομικής ανάπτυξης της Ελλάδας είναι υψηλότερος από αυτόν των εμπορικών εταίρων της. Σε 

συνδυασμό με το χαμηλότερο επίπεδο επενδύσεων, η σχετικά χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα 

αναπόφευκτα επηρεάζει δυσμενώς την παραγωγικότητα και το βιοτικό επίπεδο μακροπρόθεσμα. 

 

 

Οι επενδύσεις 

 

Ο ρόλος των επενδύσεων είναι καθοριστικός για τη μελλοντική πορεία της οικονομίας, την αλλαγή του 

αναπτυξιακού προτύπου με έμφαση στην αύξηση της παραγωγικότητας, την καινοτομία, την αύξηση 

της παραγωγής των διεθνώς εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών, την αποτελεσματική αντιμετώπιση 

της κλιματικής αλλαγής και τη διευκόλυνση της πράσινης μετάβασης. Η αύξηση της παραγωγής διεθνώς 

εμπορεύσιμων αγαθών και υπηρεσιών οδηγεί στην αύξηση των εξαγωγών, σε υποκατάσταση 

εισαγωγών και άρα στη μείωση του ελλείμματος τρεχουσών συναλλαγών. 

 

Οι επενδυτικές δαπάνες μπορούν να στηρίξουν την οικονομική ανάπτυξη, είτε αφορούν βελτιώσεις στις 

υποδομές, την εκπαίδευση και την υγεία, είτε επενδύσεις σε παραγωγικό εξοπλισμό, μηχανήματα, 

καθώς και σε άυλα στοιχεία ενεργητικού και σε τεχνολογίες αιχμής, περιλαμβανομένων αυτών που 

προωθούν τον πράσινο μετασχηματισμό του ενεργειακού τομέα. Υπάρχουν σημαντικές συνέργειες 

μεταξύ των επενδύσεων σε υλικό και άυλο κεφάλαιο, οι οποίες θα πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. 

Ειδικότερα, η ταυτόχρονη επένδυση σε νέες τεχνολογίες και σε ανθρώπινο κεφάλαιο με ψηφιακές 

δεξιότητες οδηγεί στη μέγιστη δυνατή μακροχρόνια αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας.  

 

Οι επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ έχουν αυξηθεί τα τελευταία χρόνια, ως αποτέλεσμα της έντονης 

αύξησης των επενδύσεων τη τριετία 2021-2023. Οι επιχειρηματικές επενδύσεις έχουν ανακάμψει 

πλήρως και έχουν επανέλθει στα προ του 2010 επίπεδα. Από την άλλη πλευρά, οι επενδύσεις σε 

κατοικίες είναι χαμηλές, εντούτοις αυξάνονται με ταχύ ρυθμό λόγω της ισχυρής ζήτησης από πλευράς 

εγχώριων επενδυτών, καθώς και επενδυτών από χώρες της ΕΕ αλλά και από τρίτες χώρες στο πλαίσιο 

του προγράμματος Golden Visa. Οι συνολικές επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένουν όμως 

χαμηλότερες από το μέσο όρο της ΕΕ (15,2%, έναντι 22,0% στην ΕΕ το 2023). 

 



Πρώτον, οι πόροι του RRF θα πρέπει εγκαίρως να εισπραχθούν και να εκταμιευθούν προς τον ιδιωτικό 

τομέα: Μέχρι στιγμής, το ποσοστό απορρόφησης των πόρων του RRF είναι ικανοποιητικό (51% από 

συνολικό ποσό 36 δισεκ. ευρώ) και η Ελλάδα καταλαμβάνει μία από τις πρώτες θέσεις στη σχετική 

κατάταξη των χωρών της ΕΕ. Σχετικά με το δανειακό σκέλος του RRF, ικανοποιητική πρόοδος έχει 

συντελεστεί και ως προς την υπογραφή συμβάσεων δανείων. Ωστόσο, οι εκταμιεύσεις των 

επιχορηγήσεων προς τους τελικούς δικαιούχους προχωρούν με βραδύτερο ρυθμό.  

 

Θα πρέπει επίσης να υλοποιηθεί ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση 

της διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας. Οι μεταρρυθμίσεις αυτές θα πρέπει να αποσκοπούν στην 

εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η 

γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα ψηφιακών δεξιοτήτων. Ταυτόχρονα όμως, είναι 

αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που εμποδίζουν την 

ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών εισόδου και το άνοιγμα των 

αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό.  

 

Οι μεταρρυθμίσεις θα συμβάλουν και στην προσέλκυση ξένων άμεσων επενδύσεων και θα 

διευκολύνουν τη μεγαλύτερη συμμετοχή των ελληνικών επιχειρήσεων στις παγκόσμιες αλυσίδες αξίας. 

Αυτό με τη σειρά του θα συμβάλει στην υιοθέτηση καινοτόμων μεθόδων παραγωγής και νέων 

τεχνολογιών, που θα επιτρέψουν στις ελληνικές επιχειρήσεις να παράγουν προϊόντα υψηλής 

προστιθέμενης αξίας και έντασης γνώσης. 

 

 

Οι τράπεζες 

 

Είναι απαραίτητος ένας υγιής τραπεζικός τομέας που είναι σε θέση να παρέχει χρηματοδότηση σε 

επιχειρήσεις και νοικοκυριά. Την τελευταία δεκαετία τα θεμελιώδη μεγέθη του τραπεζικού τομέα έχουν 

βελτιωθεί σημαντικά. Ειδικότερα, έχουν βελτιωθεί η κερδοφορία, η ρευστότητα, η κεφαλαιακή 

επάρκεια και η ποιότητα του δανειακού χαρτοφυλακίου των τραπεζών, ενώ η αποεπένδυση του 

Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τη συμμετοχή του στο μετοχικό κεφάλαιο των 

τεσσάρων συστημικών τραπεζών έχει σχεδόν ολοκληρωθεί.  

 

Ωστόσο, απαιτείται περαιτέρω ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα, μεταξύ άλλων με 

την ποσοτική και ποιοτική βελτίωση της κεφαλαιακής βάσης των ελληνικών τραπεζών, την περαιτέρω 

μείωση του δείκτη των μη εξυπηρετούμενων δανείων, ώστε να συγκλίνει προς τον ευρωπαϊκό μέσο 

όρο, και με τη βελτίωση των προσφερόμενων υπηρεσιών στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. Έτσι ο 

τραπεζικός τομέας θα μπορεί να συμβάλει ακόμα περισσότερο στη χρηματοδότηση της πραγματικής 

οικονομίας. 

 

Η τραπεζική χρηματοδότηση των επενδυτικών αναγκών των επιχειρήσεων θα μπορούσε να ενισχυθεί 

περαιτέρω με τη χρήση όλων των εθνικών και ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών εργαλείων, όπως του RRF, 

της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων (ΕΤΕπ), της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Ανασυγκρότησης και 

Ανάπτυξης (EBRD) και της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τράπεζας (EAT). 



 

Θα πρέπει να υπάρξει διαφοροποίηση των πηγών χρηματοδότησης: Εκτός από την τραπεζική 

χρηματοδότηση, θα πρέπει να διερευνηθούν δυνατότητες χρήσης όλων των διαθέσιμων μορφών 

ιδιωτικής χρηματοδότησης των επενδύσεων, συμπεριλαμβανομένης της πρόσβασης στις 

κεφαλαιαγορές. Τα κεφάλαια επιχειρηματικών συμμετοχών (venture capital), τα ιδιωτικά επενδυτικά 

κεφάλαια (private equity), η συμμετοχική χρηματοδότηση (crowdfunding), οι επιχειρηματικοί άγγελοι 

(business angels), οι επιταχυντές νεοφυών επιχειρήσεων (startup accelerators) και οι 

μικροχρηματοδοτήσεις (microfinance) μπορούν να χρησιμοποιηθούν για την κάλυψη των επενδυτικών 

αναγκών των μικρομεσαίων επιχειρήσεων που δεν διαθέτουν επαρκή πάγια στοιχεία ενεργητικού ως 

εξασφαλίσεις για τη λήψη τραπεζικών δανείων. 

 

Πολιτική συναίνεση 

 

Η υλοποίηση των παραπάνω προτάσεων μπορεί να βελτιώσει τη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα και 

ταυτόχρονα να συμβάλει στην ενίσχυση του δυνητικού ρυθμού ανάπτυξης και στη μετάβαση της 

οικονομίας σε ένα βιώσιμο, ανταγωνιστικό παραγωγικό πρότυπο, με έμφαση στην επιχειρηματικότητα, 

την ανταγωνιστικότητα και την εξωστρέφεια. Άμεση προτεραιότητα αποτελεί η έγκαιρη αξιοποίηση των 

διαθέσιμων ευρωπαϊκών πόρων και ειδικά αυτών που σχετίζονται με τον RRF για την ενίσχυση ων 

επενδύσεων σε ανθρώπινο κεφάλαιο, πράσινη ενέργεια και ψηφιακές τεχνολογίες, διευκολύνοντας την 

πράσινη και την ψηφιακή μετάβαση.  

 

Σε ένα ανταγωνιστικό διεθνές περιβάλλον, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των 

μεταρρυθμίσεων περνά μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. Παρά τη 

σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών δεν θα 

πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις. Η ευρύτερη πολιτική συναίνεση 

μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) των μεταρρυθμίσεων και να 

προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις.  

 

Μια στρατηγική τεχνοκρατικής προσέγγισης στην πολιτική διακυβέρνηση, που να βασίζεται σε 

μετρήσιμα αποτελέσματα, συστηματική αξιολόγηση και συγκριτική ανάλυση με την υπόλοιπη Ευρώπη, 

καθώς και στην αναζήτηση πραγματικών συναινέσεων στο κοινωνικό πεδίο, αποτελεί βασικό 

παράγοντα για την αντιμετώπιση των προβλημάτων σε μια σειρά από κρίσιμα πεδία πολιτικής. Η 

εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή δοκιμασμένων λύσεων σε 

τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα 

εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση στην απονομή της δικαιοσύνης. 

 

Μόνο μια άρτια τεκμηριωμένη πολιτική μπορεί να προσφέρει βιώσιμες λύσεις και να οδηγήσει τη χώρα 

σε μια νέα εποχή ανάπτυξης και ευημερίας. 

Όσον αφορά τα δημόσια οικονομικά, τα οποία είναι και πρέπει να παραμείνουν η πρώτη 

προτεραιότητά μας, δεδομένων των δημοσιονομικών προκλήσεων που έχουμε μπροστά μας και της 

ανάγκης διατήρησης της δημοσιονομικής μας αξιοπιστίας, θα ήθελα να επισημάνω ότι βρισκόμαστε 



ακόμα στα αρχικά στάδια εφαρμογής του νέου Συμφώνου Σταθερότητας και Ανάπτυξης (ΣΣΑ). Το 

αναθεωρημένο δημοσιονομικό πλαίσιο επιβάλλει έλεγχο στην αύξηση των καθαρών δαπανών της 

κυβέρνησης, ενώ παράλληλα συνεπάγεται ότι οποιοσδήποτε δημοσιονομικός χώρος δημιουργηθεί από 

την πλευρά των εσόδων θα χρησιμοποιηθεί για τη μείωση του δημόσιου χρέους.  

 

Οι νέες αυτές συνθήκες δημιουργούν περιθώρια για προσέγγιση και σύνθεση μεταξύ των πολιτικών 

κομμάτων προς την κατεύθυνση συναινετικών αποφάσεων σχετικά με την προτεραιοποίηση των 

δημοσίων δαπανών και επενδύσεων, τη βελτίωση της αποδοτικότητάς τους, την καταπολέμηση της 

φοροδιαφυγής (με στόχο τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης) και τη διασφάλιση δικαιότερης 

κατανομής των φορολογικών βαρών. 

 

Στο σημείο αυτό θέλω να αναφερθώ πιο αναλυτικά στο δυσανάλογα μεγάλο βάρος των αμυντικών 

δαπανών που φέρει ο Έλληνας φορολογούμενος σε σχέση με τους φορολογούμενους όλων των άλλων 

χωρών-μελών της ζώνης του ευρώ και το οποίο σχετίζεται με την προστασία των ευρωπαϊκών συνόρων 

και κυρίως με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις.  

 

 

Οι ελληνοτουρκικές σχέσεις 

 

Αυτές οι δαπάνες, που αφορούν κατά βάση εισαγόμενο εξοπλισμό, επιβαρύνουν οικονομικά μόνο τους 

Έλληνες φορολογούμενους. Αυτό που απουσιάζει σήμερα είναι μια συνεκτική και αποτελεσματική 

ευρωπαϊκή πολιτική ασφάλειας στον τομέα της άμυνας (κάτι τέτοιο άλλωστε επισημαίνεται και στην 

Έκθεση Ντράγκι), προκειμένου να μεγιστοποιήσουμε τα οφέλη όταν επενδύουμε στην άμυνα και να 

ελαχιστοποιήσουμε τα δυσανάλογα κόστη που συνεπάγονται οι αμυντικοί εξοπλισμοί (μέσα από 

αμυντικές συμπαραγωγές κ.λπ.). Ταυτόχρονα, πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων 

σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις 

οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της. 

 

Είναι πολύ σημαντικό γεγονός ότι ο ελληνοτουρκικός διάλογος που ξεκίνησε το 2023 έχει ήδη αποφέρει 

σημαντικά αποτελέσματα σε ό,τι αφορά τις παραβιάσεις στο Αιγαίο, τον περιορισμό των 

μεταναστευτικών ροών και την οικονομική συνεργασία. Πάνω απ’ όλα όμως, έχει δημιουργήσει ένα 

πλαίσιο σταθερότητας και ασφάλειας στους πολίτες. Δεν είναι άλλωστε τυχαίο ότι, ενώ πριν από δύο 

χρόνια τα ελληνοτουρκικά αποτέλεσαν, μαζί με την ακρίβεια, τη μεγαλύτερη ανησυχία των πολιτών, 

σήμερα, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, οι πολίτες ενδιαφέρονται χωρίς να ανησυχούν. Αυτό έχει 

μια πολύ σημαντική αντανακλαστική ωφέλεια για τη σταθερότητα και την προοπτική της ελληνικής 

οικονομίας.  

 

Και, κατά την άποψή μου, θα ήταν ευχής έργον να υπάρξει συμφωνία για τη διευθέτηση της 

διαφοράς μας με την Τουρκία ως προς την οριοθέτηση των θαλάσσιων ζωνών, γεγονός που 

αναμφίβολα θα δημιουργήσει τις συνθήκες για μακρά και βιώσιμη ειρήνη, για οικονομική ανάπτυξη 

και ευημερία στην περιοχή και ειδικά στη χώρα μας. 

Η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές κρίσεις, πολυδιάστατα 



προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη παρουσία των μέσων 

κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, κατά την άποψή μου, τις παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, 

όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. 

Επομένως, η διάκριση αριστερά-δεξιά φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική.  

 

Αντιθέτως, στις σύγχρονες δημοκρατίες, η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και 

λαϊκίστικων πολιτικών, όπως αποτυπώθηκε στην Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού 

συστήματος και την άνοδο νέων πολιτικών σχηματισμών το 2012. 

Οι πολίτες οφείλουν να απαιτούν από τα παραδοσιακά, αλλά και τα νέα κόμματα, έναν ελάχιστο βαθμό 

ανταλλαγής απόψεων και συγκλίσεων. Και εάν αυτό απαιτεί θεσμικές μεταρρυθμίσεις στο πλαίσιο του 

κοινοβουλευτικού συστήματος, όπως τροποποιήσεις του Συντάγματος, αυτές οι αλλαγές θα πρέπει να 

δρομολογηθούν τα επόμενα χρόνια.  

 

Όσο ευρύτερες είναι οι πολιτικές θεματικές επί των οποίων τα κόμματα καταφέρνουν να 

συμφωνήσουν, τόσο πιο πολύ βελτιώνονται οι οικονομικές προοπτικές, συμβάλλοντας στην ενίσχυση 

της ευημερίας. Άλλωστε ο ευρωπαϊκός προσανατολισμός περιλαμβάνει σε μεγάλο βαθμό και τη 

σύγκλιση απόψεων ως προς την κατεύθυνση που θα πρέπει να ακολουθήσουν οι εθνικές οικονομικές 

πολιτικές στο πλαίσιο της ΟΝΕ.  

 

Δυστυχώς όμως σήμερα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, παρά την παράδοση πολιτικών συναινέσεων και 

συνεργασιών, παρατηρείται άνοδος του αντισυστημικού λαϊκισμού, με την εμπιστοσύνη των πολιτών 

στις ικανότητες των δημοκρατικά εκλεγμένων κυβερνήσεων να υποχωρεί.. Θα ήθελα να τονίσω ότι μια 

τέτοια πολιτική μεταστροφή προς ένα διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα, 

που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα είχε καταστροφικές κοινωνικές και 

οικονομικές επιπτώσεις.  

 

Ωστόσο, με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα «συστημικά» 

ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική 

σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια μοναδική ευκαιρία 

για την καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας.  

 

Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά 

συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων. Κατά την άποψή μου, η 

συναίνεση γύρω από την οικονομία πρέπει να περιλαμβάνει τέσσερα βασικά στοιχεία: Πρώτον, τη 

δέσμευση για δημοσιονομική υπευθυνότητα, με τη συνέχιση της δημιουργίας πρωτογενών κυκλικά 

διορθωμένων δημοσιονομικών πλεονασμάτων της τάξεως του 2% του ΑΕΠ ετησίως. Δεύτερον, τη 

δέσμευση για τη διασφάλιση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας, δηλαδή τη διατήρηση της ευρωστίας 

του χρηματοπιστωτικού συστήματος και την προστασία των καταθέσεων. Τρίτον, τη δέσμευση για 

οικονομική σύγκλιση μέσα από την εξάλειψη του επενδυτικού κενού, και για την προώθηση των 

κατάλληλων μεταρρυθμίσεων και την αναβάθμιση των θεσμών. Τέταρτον, την ένταξη των 

ελληνοτουρκικών σχέσεων και την προώθηση της θετικής οικονομικής ατζέντας στη θεματολογία της. 



https://www.bankingnews.gr/energeia/articles/774908/mayros-dei-to-meridio-ton-ape-exei-ftasei-to-

60-tis-ilektroparagogis-stin-ellada 

Μαύρος (ΔΕΗ): Το μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής στην Ελλάδα  

Capital Link Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας ΑΠΕ ηλεκτρικό ρεύμα ΔΕΗ Μαύρος tags :  

 

O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική του Πράσινη Συμφωνία  

Σχετικά Άρθρα 
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Μαύρος (ΔΕΗ Ανανεώσιμες): Όσο βελτιώνονται τα δίκτυα θα μειώνεται και η πλεονάζουσα 

παραγωγή προς όφελος του καταναλωτή 

05/12/2024 - 09:04  

 

Μαύρος (ΔΕΗ): Η ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας στην Ευρώπη περνάει μέσα από την ενεργειακή 

μετάβαση και την κλιματική διπλωματία 

13/11/2024 - 14:12  
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Κ. Μαύρος (Όμιλος ΔΕΗ): H ΔΕΗ ενεργειακός ηγέτης στη ΝΑ Ευρώπη - Η σημασία των επενδύσεων σε 

ΑΠΕ 

02/07/2024 - 12:30  

Ο Όμιλος ΔΕΗ δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για τις ΑΠΕ από το 2025, υπογράμμισε ο 

Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες, Κωνσταντίνος Μαύρος, κατά την παρέμβασή του στο 

ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο "GREECE – SPEEDING AHEAD POST 

INVESTMENT UPGRADE", το οποίο πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου 2024. 

Ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΔΕΗ Ανανεώσιμες σημείωσε ότι «η Ελλάδα είναι μεταξύ των κορυφαίων 

χωρών στον κόσμο όσον αφορά τη διείσδυση του ήλιου και του ανέμου στην ηλεκτρική ενέργεια, το 

μερίδιο των ΑΠΕ έχει φτάσει το 60% της ηλεκτροπαραγωγής, η απολιγνιτοποίηση συνεχίζεται, ενώ 

σπάμε συνεχώς ρεκόρ για τις ώρες που το σύστημά μας βασίζεται αποκλειστικά στις ΑΠΕ».  

Αυτό, όπως εξήγησε, δημιουργεί ένα νέο σημείο εκκίνησης για το 2025, καθώς ο όμιλος ΔΕΗ, μετά και 

την παρουσίαση του στρατηγικού του πλάνου για την επόμενη τριετία, αποδεικνύει ότι θα συνεχίσει να 

πρωταγωνιστεί στην ανάπτυξη των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας, καθώς καθίσταται σαφές ότι είναι 

απολύτως απαραίτητο να συνεχιστεί η ενεργειακή μετάβαση και να προχωρήσουν οι επενδύσεις που 

απαιτούνται για να υλοποιηθεί ο στόχος της πράσινης ανάπτυξης. 

 

Ο κ. Μαύρος παρουσίασε το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου, που αναμένεται μέχρι το 2027 να 

αναπτύξει 6,3 GW ΑΠΕ στην Ελλάδα αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης, 

με στόχο η εγκατεστημένη ισχύς από ΑΠΕ να ανέλθει σε 11,8 GW το 2027.  

Πρόσθεσε ότι ήδη, σήμερα, πάνω από το 60% των ΑΠΕ που θα προστεθούν είναι σε φάση κατασκευής 

ή έτοιμα προς κατασκευή. «Για την υλοποίηση του υπόλοιπου 40% του στόχου, ο Όμιλος έχει μία 

μεγάλη γκάμα έργων προς ανάπτυξη για να επιλέξει ποια θα προχωρήσουν ώστε να επιτευχθεί ο 

στόχος». 

Advertisement 
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«Σύμφωνα με το Στρατηγικό Σχέδιο του Ομίλου ΔΕΗ, η επόμενη τριετία είναι η τριετία των ΑΠΕ στην 

παραγωγή, της πλήρους απολιγνιτοποίησης και των ευέλικτων μονάδων», είπε ο Κωνσταντίνος Μαύρος 

και τόνισε ότι χάρη στις επενδύσεις στις ΑΠΕ σε Ελλάδα και εξωτερικό που θα προσθέσουν ενέργεια 

9TWh ετησίως κατά την περίοδο 2025-2027, η παραγόμενη ενέργεια του Ομίλου ΔΕΗ θα αυξηθεί από 

τις 20TWh ετησίως στις 24TWh, παρά το κλείσιμο λιγνιτικών και άλλων ρυπογόνων μονάδων, οι οποίες 

παράγουν σήμερα 5TWh. 

 

«Η ενεργειακή μετάβαση στηρίζεται σε τρεις πυλώνες: την απoaνθρακοποίηση, την αποκεντρωμένη 

παραγωγή ενέργειας από ΑΠΕ που οδηγεί και στον "εκδημοκρατισμό της παραγωγής και τον ψηφιακό 

μετασχηματισμό και διαλειτουργικότητα των συστημάτων παραγωγής». Όπως τόνισε, για το στόχο 

αυτό απαιτούνται, παγκοσμίως, επενδύσεις 7 τρισ. δολ. ετησίως μέχρι το 2050.  

Αναφερόμενος στην Ευρώπη, ο κ. Μαύρος μίλησε για «συστηματικές επενδύσεις ύψους 67 δισ. ευρώ 

το χρόνο έως το 2050 σε νέες και εκσυγχρονισμένες υποδομές δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας, με 

ενσωμάτωση της ψηφιοποίησης, όπως προκύπτει και από πρόσφατη μελέτη της Eurelectric». 

 

Έκανε εκτενή αναφορά στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία βιώνει τις κοσμογονικές αλλαγές που 

συντελούνται αυτή την περίοδο παγκοσμίως στον κλάδο της ενέργειας και τόνισε το ρόλο του Ομίλου 

ΔΕΗ στην ενεργειακή ασφάλεια της περιοχής.  

«O Όμιλος ΔΕΗ υλοποιεί την δική του Πράσινη Συμφωνία ("Green Deal”) και διαδραματίζει καθοριστικό 

ρόλο στην Νοτιοανατολική Ευρώπη, με επενδύσεις για ανάπτυξη ΑΠΕ σε αρκετές χώρες της περιοχής, 

οδηγώντας τον εξηλεκτρισμό του ενεργειακού συστήματος και συμβάλλοντας στην ανάπτυξη της 

οικονομίας». 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



https://www.bankingnews.gr/epixeiriseis/articles/774846/mitzalis-omilos-avaks-thetiki-strofi-ston-

kataskevastiko-klado-stin-ellada 

Μιτζάλης (Όμιλος ΑΒΑΞ): Θετική στροφή στον κατασκευαστικό κλάδο στην Ελλάδα  

κατασκευαστικός κλάδος Μιτζάλης Όμιλος ΑΒΑΞ tags :  

 

Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης είναι 

το κλειδί για μια υγιή αγορά  

Τον ρόλο του κατασκευαστικού τομέα στην ελληνική οικονομία και το στρατηγικό σχέδιο του Ομίλου 

ΑΒΑΞ, παρουσίασε στη Νέα Υόρκη, ο Εντεταλμένος Σύμβουλος του Ομίλου ΑΒΑΞ, κ. Αντώνης 

Μιτζάλης, ο οποίος συμμετείχε στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum. Στην ομιλία του 

τόνισε ότι «ο κατασκευαστικός κλάδος στην Ελλάδα βρίσκεται και πάλι σε εξέλιξη λόγω της αύξησης 

των διαθέσιμων έργων. Είναι μια θετική στροφή που πρέπει να διαρκέσει όσο το δυνατόν περισσότερο 

προκειμένου να αναπληρωθεί η χαμένη τελευταία 10ετία. Σημείωσε ότι «τα μεγαλύτερα περιθώρια 

και η εξασφάλιση μακροπρόθεσμης χρηματοδότησης είναι το κλειδί για μια υγιή αγορά. Θα αφήσει 

επίσης στις εταιρίες το απαραίτητο περιθώριο στον ισολογισμό τους για να επενδύσουν σε νέα έργα, 

καθώς και σε έρευνα και ανάπτυξη» και υπογράμμισε: «η ΑΒΑΞ βλέπει τον ρόλο της ως πρωτοπόρου, 

μέσω της επέκτασης των δυνατοτήτων του Ομίλου στον τομέα των κατασκευών και της αύξησης των 

επενδύσεών του στις υποδομές». 
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https://www.bankingnews.gr/politiki/articles/774840/kerameos-stoxos-na-kanoume-tin-ellada-akomi-

pio-elkystiki-stis-ependyseis-afksithikan-kata-84-tin-teleftaia-5etia 

Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις - Αυξήθηκαν κατά 

84% την τελευταία 5ετία  

μεταρρυθμίσεις μέτρα επενδύσεις Κυβέρνηση Αγορά εργασίας Νέα Υόρκη υπουργός Εργασίας 

Κεραμέως tags :  

 

"Μέλημα της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα 

ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών", 

ανέφερε η Ν. Κεραμέως  

Τον σημαντικό μετασχηματισμό που έχει επιτύχει τα τελευταία 5,5 χρόνια η ελληνική οικονομία 

ανέδειξε η Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Νίκη Κεραμέως, μιλώντας για ραγδαία 

ανάπτυξη και αύξηση του ΑΕΠ, η οποία συνοδεύθηκε από παράλληλη αύξηση των επενδύσεων. 

Η κα Κεραμέως μιλώντας στο 26ο ετήσιο forum της Capital Link «Invest in Greece» στη Νέα Υόρκη με 

θέμα «Χτίζοντας μια αμοιβαία επικερδή σχέση για εργαζόμενους και επενδυτές», τόνισε ότι «τα 

τελευταία πέντε χρόνια οι επενδύσεις στην Ελλάδα αυξήθηκαν κατά 84%, σημειώνοντας τη μεγαλύτερη 

αύξηση στην Ευρώπη». 

Η κα Κεραμέως υπογράμμισε ότι οι θετικές αλλαγές που έχουν επιτευχθεί στην οικονομία, 

συνοδεύονται από ριζικές αλλαγές στην αγορά εργασίας, αλλά και ότι μέλημα της κυβέρνησης είναι να 

διασφαλίσει ότι η αγορά εργασίας θα γίνει πιο ελκυστική και θα ανταποκρίνεται καλύτερα στις 

ανάγκες των εργαζομένων, των επιχειρήσεων και των επενδυτών. 

«Από το 2019 μέχρι σήμερα οι μεταρρυθμίσεις που υλοποιήσαμε οδήγησαν στη δημιουργία 500.000 
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νέων θέσεων εργασίας, ένα σημαντικό επίτευγμα για μία χώρα με πληθυσμό λίγο πάνω από τα 10 

εκατομμύρια», επεσήμανε η Υπουργός, τονίζοντας παράλληλα ότι η ανεργία μειώθηκε στο μισό τα 

τελευταία πέντε χρόνια και για πρώτη φορά από το 2009 βρίσκεται στο 9%. 

Τα 4 μέτρα 

Ακόμη, η κα Κεραμέως εστίασε στα 4 μέτρα που έλαβε η ελληνική κυβέρνηση από το 2019, 

προκειμένου να συνδράμει εργαζόμενους και επιχειρήσεις. 

Όπως αναφερε η κα Κεραμέως:  

"1.Μείωση του κόστους εργασίας. Οι ασφαλιστικές εισφορές έχουν μειωθεί κατά 5,4% από το 2019, και 

μέχρι το 2027 η συνολική μείωση θα είναι 5,9%. Αυτό έχει μειώσει σημαντικά το μη μισθολογικό κόστος 

διευκολύνοντας αφενός τους εργοδότες να προσλάβουν εργαζόμενους και αφετέρου τους 

εργαζόμενους να αυξήσουν το εισόδημά τους. 

2.Σταθερότητα και Προβλεψιμότητα. Οι επενδυτές προφανώς επιζητούν σταθερότητα και 

προβλεψιμότητα για να κάνουν μακροχρόνιες δεσμεύσεις και στην κατεύθυνση αυτή η κυβέρνηση 

εργάστηκε σκληρά προκειμένου να διασφαλίσει ότι το πολιτικό και οικονομικό τοπίο στην χώρα είναι 

σταθερό σε αντίθεση με την κατάσταση που επικρατεί σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. «Την 

περασμένη εβδομάδα ενσωματώσαμε την έννοια της προβλεψιμότητας και στον κατώτατο μισθό», είπε 

η Υπουργός αναφερόμενη στη θεσμοθέτηση του νέου συστήματος υπολογισμού του κατώτατου 

μισθού, μέσω μαθηματικού τύπου. 

«Αυτό το πιο προβλέψιμο, πιο αντικειμενικό σύστημα, θα βοηθήσει τους εργαζόμενους και τις 

επιχειρήσεις στον μεσοπρόθεσμο και μακροπρόθεσμο σχεδιασμό τους», εξήγησε η κα Κεραμέως. 

3.Αναβάθμιση και αύξηση των δεξιοτήτων του εργατικού δυναμικού. «Η ραγδαία εξέλιξη της 

τεχνολογίας, ιδιαίτερα με την εμφάνιση της Τεχνητής Νοημοσύνης, μετασχηματίζει την αγορά 

εργασίας, και είναι καθήκον μας να διασφαλίσουμε ότι το εργατικό δυναμικό έχει τις δεξιότητες που 

απαιτούνται και να προσελκύσουμε επενδύσεις», είπε η κα Κεραμέως και στη συνέχεια αναφέρθηκε 

στη δημιουργία προγραμμάτων κατάρτισης και επανακατάρτισης που εστιάζουν στις πράσινες και τις 

ψηφιακές δεξιότητες, στην ιδιαίτερη σημασία που δίνεται στην Επαγγελματική Εκπαίδευση και 

Κατάρτιση αλλά και στην αναβάθμιση του μηχανισμού διάγνωσης αναγκών στην αγορά εργασίας. 

4.Αύξηση της απασχόλησης: «Παρά τη σημαντική μείωση της ανεργίας υπάρχουν περιθώρια αύξησης 

της απασχόλησης, ιδιαίτερα σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών όπως είναι οι γυναίκες, οι νέοι, τα 

άτομα με αναπηρία και οι πιο ηλικιωμένοι συμπολίτες μας», είπε η Υπουργός η οποία στη συνέχεια 

αναφέρθηκε σε μέτρα που λαμβάνονται για αύξηση της απασχόλησης, και συγκεκριμένα : α) στη 

δημιουργία επιδοτούμενων προγραμμάτων απασχόλησης για ανέργους που δεν έχουν εργασιακή 

εμπειρία ή επαγγελματικά προσόντα, β) στις «Ημέρες Καριέρας» μέσω των οποίων γίνεται η σύζευξη 

μεταξύ εταιρειών και ατόμων που ψάχνουν εργασία, γ) στην προσέλκυση Ελλήνων της διασποράς και 

στην οργάνωση και σε χώρες του εξωτερικού αντίστοιχων εκδηλώσεων προκειμένου να τους φέρουμε 

σε επαφή με ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες αναζητούν προσωπικό". 

«Τα τελευταία 5,5 χρόνια έχουμε κάνει σημαντικά βήματα για τον εκσυγχρονισμό της αγοράς εργασίας 

στην Ελλάδα και την δημιουργία μιας πιο ανταγωνιστικής οικονομίας. Οι προκλήσεις είναι μπροστά 

μας, αλλά είμαστε προσηλωμένοι στη συνέχιση της μεταρρυθμιστικής μας ατζέντας προκειμένου να 

κάνουμε την Ελλάδα ακόμη πιο ελκυστική στις επενδύσεις», κατέληξε. 



 

Επαφές  

 

Η Υπουργός επισκέφθηκε επίσης τα γραφεία της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας (ILO) στη Νέα Υόρκη 

και πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με στελέχη της.  

Επιπλέον, η κα Κεραμέως είχε την ευκαιρία να πραγματοποιήσει διμερείς επαφές με εκπροσώπους 

σημαντικών διεθνών επενδυτικών εταιρειών. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



https://www.bankingnews.gr/trapezika-nea/articles/774837/politiki-paremvasi-stournara-tte-zita-

synainesi-apo-ta-systimika-politika-kommata-gia-metarrythmiseis 

Πολιτική παρέμβαση Στουρνάρα (ΤτΕ) - Ζητά συναίνεση από τα «συστημικά» πολιτικά κόμματα για... 

μεταρρυθμίσεις  

Capital Link ΤτΕ Στουρνάρας tags :  

 

Καταστροφικός ο πολιτικός κατακερματισμός, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ 

Η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας αποτελεί τη μεγαλύτερη πρόκληση που αντιμετωπίζει η ελληνική 

οικονομία, σύμφωνα με το διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, Γιάννη Στουρνάρα, ο οποίος ζήτησε 

από τα «συστημικά πολιτικά κόμματα να επιδείξουν συναίνεση για την εφαρμογή φιλόδοξων 

μεταρρυθμίσεων.  

 

Πρόβλημα ανταγωνιστικότητας για την ελληνική οικονομία 

 

Όπως ανέφερε ο ίδιος κατά τη διάρκεια της βράβευσής του στη Νέα Υόρκη από την Capital Link, η 

Ελλάδα παρ' όλο που αποτελεί success story, υπολείπεται σε όρους διαρθρωτικής ανταγωνιστικότητας 

έναντι των περισσότερων ευρωπαϊκών χωρών, παρά τη σημαντική βελτίωση των τελευταίων ετών.  

Για παράδειγμα, σύμφωνα με τον δείκτη παγκόσμιας ανταγωνιστικότητας του ελβετικού ινστιτούτου 

IMD για το 2024, η Ιρλανδία βρίσκεται στην 4η θέση, η Πορτογαλία στην 36η και η Ελλάδα στην 47η.  

Αντίστοιχη εικόνα προκύπτει αν εξετάσει κανείς τα στοιχεία της Παγκόσμιας Τράπεζας, η οποία 

κατασκευάζει έξι δείκτες συνολικής διακυβέρνησης για περισσότερες από 200 χώρες για την περίοδο 

1996-2022.  
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Η Ελλάδα υπολείπεται έναντι της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας για όλο το διάστημα και σε κάθε 

επιμέρους δείκτη. 

Αυτή η σημαντική υστέρηση ευθύνεται για το μεγάλο έλλειμμα που εμφανίζει το Ισοζύγιο 

Τρεχουσών Συναλλαγών της χώρας, το οποίο αντιστοιχεί στο 6,2% του ΑΕΠ το 2023. 

  

Πολιτική συναίνεση για μεταρρυθμίσεις 

 

Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, όπως είπε ο κ. Στουρνάρας, απαιτείται να να υλοποιηθεί 

ένα ευρύ φάσμα φιλόδοξων μεταρρυθμίσεων με στόχο τη βελτίωση της διαρθρωτικής 

ανταγωνιστικότητας.  

Αυτές οι μεταρρυθμίσεις θα πρέπει να αποσκοπούν στην εξάλειψη διαρθρωτικών αδυναμιών, όπως οι 

καθυστερήσεις στην απονομή της δικαιοσύνης, η γραφειοκρατία στη δημόσια διοίκηση και το έλλειμμα 

ψηφιακών δεξιοτήτων.  

Ταυτόχρονα, όμως, είναι αναγκαίο να εξαλειφθούν οι εναπομείνασες περιοριστικές πρακτικές που 

εμποδίζουν την ανταγωνιστική λειτουργία των αγορών, με την κατάργηση των φραγμών εισόδου και το 

άνοιγμα των αγορών αγαθών και υπηρεσιών στον ανταγωνισμό. 

Για να προχωρήσουν οι αναγκαίες μεταρρυθμίσεις, σύμφωνα με τον διοικητή της ΤτΕ, απαιτούνται 

ευρύτερες πολιτικές συνεναίσεις.  

Αντιθέτως, η εμμονή σε ιδεοληπτικές προσεγγίσεις θέτει προσκόμματα στην εφαρμογή 

δοκιμασμένων λύσεων σε τομείς όπως η φοροδιαφυγή, η αντιμετώπιση της ανομίας και 

ατιμωρησίας, η απόκλιση από τα εκπαιδευτικά δεδομένα της υπόλοιπης Ευρώπης, η καθυστέρηση 

στην απονομή της δικαιοσύνης. 

 

Ελληνοτουρκικά 

Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στις ελληνοτουρικές σχέσεις, καθώς, όπως σημείωσε, οι υψηλές αμυντικές 

δαπάνες που αντιμετωπίζει η χώρα μας επιβαρύνουν δυσανάλογα τους Έλληνες φορολογούμενους. Για 

αυτόν τον λόγο, «πρέπει να συνεχιστεί η προσπάθεια εύρεσης σημείων σύγκλισης σε ό,τι αφορά με τις 

ελληνοτουρκικές σχέσεις, οι οποίες επηρεάζουν σημαντικά τις οικονομικές και κοινωνικές επιδόσεις της 

Ελλάδας, τη σταθερότητα και την ασφάλειά της», τόνισε. 

 

Καταστροφικός ο κατακερματισμός 

Όσον αφορά στις πολιτικές εξελίξεις, ο διοικητής της ΤτΕ σημείωσε ότι η πολιτική μεταστροφή προς ένα 

διχασμένο και κατακερματισμένο πολιτικό τοπίο στην Ελλάδα -όπως ήδη συμβαίνει στην Ευρώπη με την 

άνοδο του αντισυστημικού λαϊκισμού- που ήδη πέρασε μια μεγάλη και επώδυνη οικονομική κρίση, θα 

είχε καταστροφικές κοινωνικές και οικονομικές επιπτώσεις. 

Ο ίδιος διαπίστωσε ότι τα «συστημικά» ελληνικά πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους 

πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας, γεγονός που 

«δημιουργεί μία μοναδική ευκαιρία για την καλλιέργεια μίας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας». 

 



https://www.bankingnews.gr/epixeiriseis/articles/774823/eksarxou-omilos-aktor-xreiazontai-

diarthrotikes-metarrythmiseis-kai-allagi-tou-paragogikoy-montelou-stin-ellada 

Εξάρχου (Όμιλος AKTOR): Χρειάζονται διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του παραγωγικού 

μοντέλου στην Ελλάδα  

Aktor Εξάρχου tags :  

 

Ο Όμιλος AKTOR θα υλοποιήσει επενδύσεις 2 δισ. ευρώ το επόμενο διάστημα  

Σχετικά Άρθρα 

 

Εξάρχου: Ανάγκη για ένα παραγωγικό μοντέλο - Οι παθογένειες των μεγάλων έργων 

03/12/2024 - 14:04  
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Την πεποίθηση ότι η ελληνική οικονομία θα συνεχίσει να αναπτύσσεται τουλάχιστον έως και το τέλος 

της δεκαετίας, εξέφρασε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου AKTOR, Αλέξανδρος 

Εξάρχου, μιλώντας στο 26ο ετήσιο Capital Link Invest in Greece Forum, που πραγματοποιήθηκε στη Νέα 

Υόρκη.  

Κατά τη διάρκεια συζήτησης με τον Διευθύνοντα Σύμβουλο της Deloitte Ελλάδος, Δημήτρη 

Κουτσόπουλο με θέμα τα επόμενα βήματα που πρέπει να κάνει η ελληνική οικονομία, ο κ. Εξάρχου 

σημείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση λαμβάνει σοβαρά υπόψη τα μηνύματα των αγορών, αναγνώρισε 

ότι η Ελλάδα έχει επιτύχει την αλλαγή της εικόνας που έχουν για την οικονομία της οι αγορές, 

επανέλαβε, όμως, την ανάγκη για μεταρρυθμίσεις και αλλαγή του παραγωγικού μοντέλου της χώρας, 

ενώ μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ τις οποίες θα υλοποιήσει το επόμενο διάστημα ο 

Όμιλος AKTOR σε νέα πεδία, όπως το Real Estate και οι ΑΠΕ. 

Για την οικονομία και το παραγωγικό μοντέλο 

Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι οι βασικοί μέτοχοι του Ομίλου AKTOR και της νέας Attica Bank έχουν 

επενδύσει τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα πάνω από 500 εκατ. ευρώ στον κατασκευαστικό και τον 

τραπεζικό τομέα, αντίστοιχα και χαρακτήρισε μεγάλη επιτυχία το γεγονός ότι η ελληνική κυβέρνηση 

έχει καταφέρει να αλλάξει την εικόνα και την αντίληψη που υπάρχει διεθνώς για την οικονομία της, 

έπειτα από την εξασφάλιση κυβερνητικής σταθερότητας και την εφαρμογή φιλοεπενδυτικής πολιτικής.  

Ωστόσο, σημείωσε ότι δεν είναι σωστό να προσδίδουμε χαρακτήρα νίκης στην προσπάθεια αυτή και 

επισήμανε την ανάγκη μετασχηματισμού της οικονομίας προς ένα πιο παραγωγικό και εξωστρεφές 

αναπτυξιακό μοντέλο, με το δεδομένο ότι από το 2032 θα ξεκινήσει εκ νέου η εξυπηρέτηση του 

ελληνικού χρέους, υπογραμμίζοντας ότι σε περίπτωση που αυτή η αλλαγή δεν προχωρήσει, 

πιθανότατα θα βρεθούμε σε ιδιαίτερα δύσκολη θέση την περίοδο 2030 - 2031. 

Η ανάγκη για μεταρρυθμίσεις 

Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου τόνισε την ανάγκη για υλοποίηση σοβαρών μεταρρυθμίσεων στην Ελλάδα, 

που θα αντιμετωπίσουν προβλήματα του παρελθόντος, όπως η γραφειοκρατία και η καθυστέρηση 

στην απονομή της δικαιοσύνης, προτού προσεγγίσουμε το ορόσημο εξυπηρέτησης του χρέους το 

2032, σχολιάζοντας, ταυτόχρονα, ότι οι επενδυτές χρειάζονται ταχύτητα και ασφάλεια. 

Μετασχηματισμός Ομίλου AKTOR 

Μιλώντας για τον μετασχηματισμό του Ομίλου AKTOR, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι σήμερα οι 

κατασκευές βρίσκονται σε σημαντική ανάπτυξη τόσο στην Ελλάδα όσο και στη Ρουμανία, όπου ο 

Όμιλος έχει ισχυρή παρουσία, με κυριότερα χαρακτηριστικά την κερδοφορία των έργων και το μεγάλο 

ανεκτέλεστο. Και προέβλεψε ότι τα επόμενα 3-5 χρόνια οι κατασκευές θα συνεχίζουν να 

αναπτύσσονται, όμως αναπόφευκτα θα υπάρξει παύση του ρυθμού αυτού, όταν ολοκληρωθούν τα 

έργα που χρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF). Για τον λόγο αυτό, ο 

Όμιλος ετοιμάζεται για την επόμενη μέρα, δρομολογώντας επενδύσεις ύψους 2 δισ. ευρώ, σε ΑΠΕ και 

Real Estate, οι οποίες θα υλοποιηθούν, αξιοποιώντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της AKTOR στις 

κατασκευές. 



Το Real Estate στην Ελλάδα 

Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σχολίασε ότι το Real Estate είναι σήμερα φτηνό στην Ελλάδα σε σχέση με 

άλλα κράτη της Ε.Ε. και προέβλεψε περαιτέρω αύξηση των τιμών κυρίως των εμπορικών ακινήτων. 

Ενώ συμπλήρωσε ότι οι οικιστικές ανάγκες στην Αθήνα είναι σήμερα υψηλές, γεγονός που θα φέρει 

έναν νέο κύκλο ανάπτυξης στον τομέα αυτό, επισημαίνοντας ότι όσοι επενδύουν σήμερα στο Real 

Estate στην Ελλάδα θα επιτύχουν υψηλές αποδόσεις στο μέλλον, που είναι και ο λόγος για τον οποίο ο 

Όμιλος AKTOR θα επενδύσει 600 εκατ. ευρώ στη συγκεκριμένη δραστηριότητα. 

Οι επενδύσεις στις ΑΠΕ 

Παράλληλα, μίλησε και για τις επενδύσεις ύψους 1,4 δισ. ευρώ στις ΑΠΕ, στις οποίες θα προχωρήσει 

δυναμικά ο Όμιλος, επισημαίνοντας ότι η Ελλάδα παρουσιάζει σημαντικό επενδυτικό ενδιαφέρον στον 

τομέα αυτό, παρά τα προβλήματα που υπάρχουν, όπως οι περικοπές (curtailment) που επηρεάζουν και 

δυνατότητα χρηματοδότησης των έργων ΑΠΕ στην αγορά. 

Ο 5ος τραπεζικός πυλώνας 

Μιλώντας υπό την ιδιότητα του Partner της Thrivest Holdings, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι, παρά τα όσα 

λέγονταν, η επενδυτική ομάδα είχε εγκαίρως διακρίνει την ανάγκη η χώρα να έχει και μικρότερες 

τράπεζες, στο πλαίσιο της προσπάθειάς της για αλλαγή της εικόνας της οικονομίας της. Και γι’ αυτό δεν 

δίστασε να επενδύσει σημαντικά κεφάλαια για τη σωτηρία της Παγκρήτιας Τράπεζας και της Attica 

Bank, παρόλο που η ανάταξή τους θεωρείτο τότε δύσκολη ή απίθανη, καθώς έκρινε ότι η πολιτεία δεν 

θα άφηνε τις μικρότερες τράπεζες να καταρρεύσουν, όπως και έγινε, μέσω του «Ηρακλή 3». Και 

υπογράμμισε ότι σήμερα η νέα Attica Bank είναι μία τράπεζα σωστά κεφαλαιοποιημένη, χωρίς 

ανοίγματα και με σημαντικές προοπτικές ανάπτυξης, εκτιμώντας ότι θα αναπτυχθεί δυναμικά σε έναν 

τομέα τον οποίο οι 4 συστημικές τράπεζες, λόγω μεγέθους, δεν μπορούν να καλύψουν όσο θα έπρεπε. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



https://www.bankingnews.gr/politiki/articles/774812/staikoyras-oi-8-proteraiotites-pou-enisxyoun-ti-

syndesimotita-ton-metaforon-kai-tin-anthektikotita-ton-ypodomon 

Σταϊκούρας: Οι 8 προτεραιότητες που ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και την 

ανθεκτικότητα των υποδομών  

υποδομές μεταφορές Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Σταϊκούρας tags :  

 

Η ενίσχυση της συνδεσιμότητας των μεταφορών και της ανθεκτικότητας των υποδομών ισχυροποιούν 

τον γεωπολιτικό και οικονομικό ρόλο της Ελλάδας, τόνισε ο Χρ. Σταϊκούρας  

Προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που παρέχουν την ώθηση 

για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, την επίτευξη υψηλής και βιώσιμης 

ανάπτυξης, τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και την ενίσχυση της κοινωνικής 

συνοχής, παρουσίασε ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας. 

Ο κ. Σταϊκούρας χθες στο ετήσιο Επενδυτικό Συνέδριο της Capital Link για την Ελλάδα, με τίτλο «26th 

Annual Capital Link Invest in Greece Forum», που πραγματοποιείται στη Νέα Υόρκη, κατά την 

τοποθέτησή του αναφέρθηκε σε 8 προτεραιότητες του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών, που 

ενισχύουν τη συνδεσιμότητα των μεταφορών και την ανθεκτικότητα των υποδομών, με στόχο την 

ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου της Ελλάδας. 

Πρόκειται για : 

1. Η υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα. 

2. Η υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων. 

3. Η συντήρηση των υφιστάμενων έργων υποδομής. 
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4. Η μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου. 

5. Η ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων. 

6. Η προώθηση της ηλεκτροκίνησης. 

7. Η ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια. 

8. Η εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων. 

 

Οι 8 προτεραιότητες 

 

Αναλυτικά, ο υπουργός εξήγησε ότι «η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες: 

1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα. 

Το 2024 ολοκληρώσαμε, με την πολύτιμη συμβολή του ιδιωτικού τομέα, και παραδώσαμε στην 

κυκλοφορία την οδική σύνδεση από το Άκτιο μέχρι την Αμβρακία, τον κύριο οδικό άξονα της Λέσβου, 

και ένα σημαντικό τμήμα του αυτοκινητόδρομου Κεντρικής Ελλάδας, Ε65. 

Επιπλέον, υπογράφηκε η νέα Σύμβαση Παραχώρησης της Αττικής Οδού και ο αυτοκινητόδρομος 

συνεχίζει να λειτουργεί, απρόσκοπτα, υπό τον νέο Παραχωρησιούχο. 

Και, τέλος, τέθηκε σε λειτουργία το Μετρό Θεσσαλονίκης, το πιο εμβληματικό αστικό έργο της 

τελευταίας δεκαετίας. 

Η Θεσσαλονίκη ενδυναμώνεται, γίνεται πιο ελκυστική, ενισχύει την αυτοπεποίθησή της. 

Η επέκταση του Μετρό στην Καλαμαριά προχωράει και θα ολοκληρωθεί σε ένα χρόνο από τώρα. 

Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών – Πύργου θα ολοκληρωθεί επίσης το 2025. 

Με γοργούς ρυθμούς υλοποιείται η κατασκευή του Flyover στη Θεσσαλονίκη. 

Την επόμενη εβδομάδα θα υπογραφεί η σύμβαση για τον οδικό άξονα από τα Ιωάννινα έως την 

Κακαβιά. 

Το ποσοστό ολοκλήρωσης του νέου αεροδρομίου Καστελλίου είναι 40%. 

Και προχωρά η κατασκευή του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης. 

Πράγματι, οι εργασίες έχουν ξεκινήσει, οι μελέτες εκπονούνται, οι διαδικασίες απαλλοτριώσεων 

προχωρούν και τα συμβατικά έγγραφα για το κύριο υποέργο Χανιά – Ηράκλειο θα οριστικοποιηθούν τις 

επόμενες 50 ημέρες. 

2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων. 

Το 2024 υπογράψαμε συμβάσεις ή προκηρύξαμε διαγωνισμούς για φράγματα και αντιπλημμυρικά έργα 

σε Μεσσηνία, Αιτωλοακαρνανία, Λέσβο, Ρέθυμνο και Αττική. 

Επίσης, υπογράψαμε συμβάσεις και ολοκληρώσαμε αρδευτικά έργα σε Αργολίδα, Ημαθία, Φθιώτιδα, 

Χαλκιδική, Σέρρες, Καστοριά, Λάρισα, Τρίκαλα, Μαγνησία και Κορινθία. 

3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής. 

Μέσω του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδος υλοποιείται το έργο «Έξυπνες Γέφυρες», με στόχο την 

αναβάθμιση οδικών γεφυρών σε όλες τις περιοχές της χώρας, καθώς και 100 σιδηροδρομικών 

γεφυρών, με καινοτόμες μεθόδους και σύγχρονα εργαλεία. 

Ταυτόχρονα, τις επόμενες δύο ημέρες, προχωράμε στην αποκατάσταση των ζημιών στο οδικό δίκτυο 

που επλήγη από την καταιγίδα Daniel, διασφαλίζοντας λειτουργικότητα, ασφάλεια και κλιματική 

ανθεκτικότητα, με παρεμβάσεις σε τουλάχιστον 200 σημεία, 2.100 χλμ. του περιφερειακού οδικού 



δικτύου, έξι νομών. 

4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου. 

Σιδηρόδρομος που έχει μακροχρόνιες συσσωρευμένες ελλείψεις και ασυνέπειες. 

Για την αντιμετώπισή τους απαιτείται συστηματική, επίμονη και μακροχρόνια προσπάθεια. 

Προχωράμε προς τη σωστή κατεύθυνση. 

• Ένα σχέδιο δράσης για την ασφάλεια και τη διαλειτουργικότητα των σιδηροδρόμων, που 

συμφωνήθηκε με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχει αρχίσει να εφαρμόζεται. 

• Η Οργανωτική Μεταρρύθμιση του Σιδηροδρομικού Τομέα, με νέο, ενιαίο, σύγχρονο δημόσιο φορέα, 

που αναλαμβάνει πλήρως τον ρόλο, τις υποχρεώσεις και τις ευθύνες του Διαχειριστή της 

Σιδηροδρομικής Υποδομής, βρίσκεται σε δημόσια διαβούλευση και η ψήφιση του νόμου αναμένεται 

μέχρι το τέλος του έτους. 

• Υπεγράφη σύμβαση με την ΕΤΕπ, τον περασμένο Οκτώβριο, για την προετοιμασία της Σιδηροδρομικής 

Στρατηγικής και του Πολυετούς Επενδυτικού Προγράμματος. 

• Τέλος, εγκαινιάζουμε τη συμμετοχή της Ελλάδας στους νέους σιδηροδρομικούς διαδρόμους, όπως το 

«3 SEAS», δηλαδή «Βαλτική Θάλασσα – Μαύρη Θάλασσα – Αιγαίο Πέλαγος», καθώς και «Δυτικά 

Βαλκάνια – Ανατολική Μεσόγειος». 

Προς αυτή την κατεύθυνση, έχουμε απορροφήσει, για πρώτη φορά τις τελευταίες δεκαετίες, 1,5 δισ. 

ευρώ για: 

• την αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου της Κεντρικής Ελλάδας, 

• την αναβάθμιση της σιδηροδρομικής γραμμής στη Μακεδονία, 

• την κατασκευή νέας, μονής γραμμής που συνδέει το λιμάνι της Καβάλας με το σιδηροδρομικό δίκτυο, 

• και την αναβάθμιση του προαστιακού σιδηροδρόμου Δυτικής Αττικής και Δυτικής Θεσσαλονίκης. 

5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων. 

Ήδη, 270 νέα οχήματα, κυρίως ηλεκτρικά λεωφορεία, κυκλοφορούν στην Αθήνα, ενώ αναμένονται 

συνολικά 950 έως τον Ιούλιο του 2025. 

Επιπλέον, έχει προκηρυχθεί νέος διαγωνισμός για την προμήθεια περισσότερων λεωφορείων 

αντιρρυπαντικής τεχνολογίας. 

6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης. 

Σε εξέλιξη βρίσκονται 4 σχετικά – πιο ευέλικτα τον τελευταίο χρόνο – προγράμματα, με σημαντικές 

επιδοτήσεις για ιδιώτες και επιχειρήσεις. 

Ήδη, η συνολική επιδότηση για την αγορά 19.000 οχημάτων τα τελευταία 2 χρόνια ανέρχεται σε 52 

εκατ. ευρώ. 

Ταυτόχρονα, τα δημόσια διαθέσιμα σημεία φόρτισης, από 73 το 2019, αυξάνονται πλέον στα 6.700. 

Επιπλέον, το Υπουργείο δίνει ιδιαίτερη έμφαση στον αειφόρο σχεδιασμό των συγκοινωνιακών 

συστημάτων, εισάγοντας – μεταξύ άλλων – Σχέδια Βιώσιμης Αστικής Κινητικότητας, ως κύριο εργαλείο 

σχεδιασμού για τους δήμους και τις περιφερειακές αρχές. 

7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια  

Μεταξύ άλλων πρωτοβουλιών: 

• • εκσυγχρονίζουμε το πλαίσιο κυρώσεων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας, 

• • ιδρύσαμε το Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής Ασφάλειας, 

• • και δρομολογούμε την ψηφιακή καταγραφή των παραβάσεων και την αποτελεσματική είσπραξη 

των προστίμων. 



8η Προτεραιότητα: Εξεύρεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων. 

Σε στενή συνεργασία με το Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, βρίσκονται σε εξέλιξη 

σχετικές πρωτοβουλίες για τον εξεύρεση και την εξασφάλιση πηγών χρηματοδότησης και 

χρηματοδοτικών μέσων. 

Αυτό περιλαμβάνει την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και τη 

συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα. 

Αυτά είναι: 

• Τα κεφάλαια που προέρχονται τόσο από το εθνικό όσο και από το συγχρηματοδοτούμενο σκέλος της 

νέας προγραμματικής περιόδου. 

• Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, μέσω της υφιστάμενης κατανομής κονδυλίων και της 

ανακατανομής των διαθέσιμων πόρων. 

• Το Ταμείο Αλληλεγγύης της ΕΕ, για την αποκατάσταση ζημιών στις πληγείσες – από φυσικές 

καταστροφές – περιοχές. 

• Το «Συνδέοντας την Ευρώπη» (Connecting Europe Facility), ειδικά για την αναδιάρθρωση και τον 

εκσυγχρονισμό του σιδηροδρομικού δικτύου. 

• • Η δανειοδότηση από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και την Τράπεζα Ανάπτυξης του 

Συμβουλίου της Ευρώπης. 

• • Η χρηματοδότηση από έναν πολύ πιο υγιή και σταθερό – τα τελευταία πέντε χρόνια – τραπεζικό 

τομέα, τόσο στον ενεργητικό όσο και στον παθητικό του ισολογισμού του. 

• • Και, φυσικά, η αξιοποίηση του δημοσιονομικού χώρου, που δημιουργείται σταθερά την τελευταία 

πενταετία, στον Κρατικό Προϋπολογισμό». 

«Μοιράστηκα μαζί σας κάποιες προτεραιότητες και πολιτικές του Υπουργείου Υποδομών και 

Μεταφορών. 

Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για την 

επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και 

για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής», κατέληξε. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



https://www.bankingnews.gr/politiki/articles/774760/mitsotakis-se-troxia-gia-anavathmisi-tou-

xrimatistiriou-athinon-se-kathestos-aneptygmenis-agoras 

Μητσοτάκης: Σε τροχιά για αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης 

αγοράς  

επενδυτές ΝΔ Κυβέρνηση Χρηματιστήριο Αθηνών ΧΑ 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum 

Μητσοτάκης tags :  

 

«Η Ελλάδα βρίσκεται στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του ευρώ»  

Σχετικά Άρθρα 
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Βρεττού για συγχώνευση Attica - Παγκρήτιας: Ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό 

τομέα στην Ελλάδα 

09/12/2024 - 22:13  

 

Μεγάλου: Πυλώνας ανάπτυξης ο τραπεζικός τομέας - Η Πειραιώς ηγείται στην κοινωνική 

υπευθυνότητα 

09/12/2024 - 22:13  
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Υποσχέσεις Μητσοτάκη για μετασχηματισμό της χώρας και στήριξη της κοινωνίας – Μήνυμα σε 

τράπεζες, σύντομα παρεμβάσεις 

08/12/2024 - 10:26  

Με γραπτό μήνυμα του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, ο οποίος απευθύνθηκε στους διεθνείς 

επενδυτές, άνοιξε το επίσημο μεσημεριανό γεύμα του 26th Annual Capital Link Invest in Greece 

Forum.  

Το μήνυμα του κ. Μητσοτάκη διάβασε ο Πρόεδρος της Capital Link κ. Νίκος Μπορνόζης πριν δώσει το 

λόγο στον υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταïκούρα, που έκανε μια κεντρική ομιλία με 

τιτλο "UPGRADING THE INFRASTRUCTURE & TRANSPORT NETWORK IN GREECE – INVESTMENT 

OPPORTUNITIES."  

Ακολούθησαν η κεντρική ομιλία με τίτλο "THE GREEK BANKING SECTOR AS A PILLAR OF GROWTH" του 

Διευθύνοντα Συμβούλου Της Τράπεζας Πειραιώς κου. Χρήστου Μεγάλου και η κεντρική ομιλία με τίτλο 

"BUILDING A NEW DYNAMIC IN THE GREEK FINANCIAL SYSTEM" της Διευθυνούσας Συμβούλου της 

Attica Bank κας. Ελένης Βρεττού.  

 

«Είναι χαρά μου να σας απευθύνομαι για άλλη μια φορά στο Ετήσιο Συνέδριο της Capital Link. Καθώς 

συμπληρώνουμε τον έκτο χρόνο διακυβέρνησής μας, είναι μια ευκαιρία ώστε να αναλογιστούμε την 

πρόοδο που έχουμε σημειώσει και το όραμα που θα μας καθοδηγήσει προς το μέλλον. Η Ελλάδα 

βρίσκεται πλέον στην πρώτη βαθμίδα των οικονομιών της ζώνης του ευρώ για την αύξηση του κατά 

κεφαλήν ΑΕΠ—σχεδόν 20% σωρευτικά μεταξύ 2020 και 2023», τόνισε ο κ. Μητσοτάκης, προσθέτοντας 

ότι «η ανεργία συνεχίζει να μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη διάρκεια 

διακυβέρνησης μας, σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ.  

Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη 

χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού 

προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις φορολογικές 

περικοπές και, ναι, την πολιτική σταθερότητα. 
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Το 2023, η Economis Intelligence Unit κατέληξε στο συμπέρασμα ότι η Ελλάδα είναι το έθνος με το πιο 

βελτιωμένο επιχειρηματικό περιβάλλον μεταξύ 81 χωρών. Ακόμη, το 2024 προέβλεψαν ότι η Ελλάδα θα 

είναι μεταξύ των δέκα κορυφαίων χωρών παγκοσμίως τα επόμενα πέντε χρόνια. Είμαστε περήφανοι για 

όσα έχουν επιτευχθεί, όμως έρχονται ακόμη περισσότερα στο μέλλον. 

Από την 1η Ιανουαρίου, θα μειώσουμε ξανά τις εισφορές κοινωνικής ασφάλισης κατά άλλη μια 

ποσοστιαία μονάδα, ανεβάζοντας τη συνολική μείωση στις 5,4 μονάδες. Ενώ άλλες χώρες μπορεί να 

αυξάνουν τους φόρους τους, η Ελλάδα τους μειώνει σταθερά. 

Ο αγώνας μας κατά της φοροδιαφυγής συνεχίζεται δυναμικά. Για παράδειγμα, η Ελλάδα είναι πλέον 

μία από τις ελάχιστες χώρες που έχει συνδέσει πλήρως τα μηχανήματα POS με τις ταμειακές της 

μηχανές, μεταδίδοντας άμεσα τα δεδομένα των συναλλαγών στην Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων Εσόδων 

(ΑΑΔΕ). 

Το μεσοπρόθεσμο δημοσιονομικό μας σχέδιο χαρακτηρίζεται από σταθερότητα. Από το 2024 έως το 

2028, προβλέπουμε συνολικό δημοσιονομικό ισοζύγιο γύρω στο -1% του ΑΕΠ ετησίως και πρωτογενές 

πλεόνασμα σταθερό γύρω στο +2,5%, δημιουργώντας τις προϋποθέσεις για να μειωθεί ο λόγος του 

ακαθάριστου χρέους προς το ΑΕΠ κατά ακόμη 20 ποσοστιαίες μονάδες. 

Οι αγορές ομολόγων έχουν λάβει το μήνυμα. Τα ελληνικά κρατικά ομόλογα δεν τιμολογούνται πλέον 

φθηνότερα από όλα τα άλλα κράτη της ευρωζώνης». 

Αναφέρει επίσης πως «πριν από λίγα χρόνια, είχα υποσχεθεί ότι η Ελλάδα θα ανακτήσει την θέση της 

στην επενδυτική βαθμίδα – και πέρυσι, αυτό έγινε. Σήμερα, είμαι εδώ για να σας πω ότι η Ελλάδα 

βρίσκεται σε τροχιά για ένα νέο ορόσημο: την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς 

ανεπτυγμένης αγοράς. 

Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής μας 

και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής της πορείας. 

Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε προσδοκία. 

Σήμερα, μπορώ να σας πω ότι το ταξίδι απέχει πολύ από την ολοκλήρωση του. Σας προσκαλώ να 

μείνετε μαζί μας, να συνεχίσετε να επενδύετε στην Ελλάδα και να μοιραστείτε τις ανταμοιβές μιας 

χώρας που ανεβαίνει συνεχώς». 

 

Σταϊκούρας: Η οικονομία αναβαθμίζεται και δυναμώνει 

 

Από την πλευρά του ο Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστος Σταïκούρας, στη κεντρική του 

ομιλία τόνισε:  

«Η ελληνική οικονομία αναβαθμίζεται, δυναμώνει και επιδεικνύει αξιοσημείωτη αντοχή. Πρόκειται για 

ένα επίτευγμα που οφείλεται πρωτίστως στις μακροχρόνιες θυσίες της ελληνικής κοινωνίας, σε 

συνδυασμό με τη συνετή δημοσιονομική πολιτική που εφαρμόζεται τα τελευταία πέντε χρόνια, την 

επιτυχή διαχείριση αλλεπάλληλων εξωτερικών κρίσεων, καθώς και την πολιτική σταθερότητα. 

Ωστόσο, παρά τις θετικές προοπτικές και τις ελπιδοφόρες προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, θα 

πρέπει να παραμείνουμε προσεκτικοί και προνοητικοί στις αποφάσεις μας, καθώς το ευρύτερο 

περιβάλλον δείχνει σημάδια αστάθειας και αβεβαιότητας. 

Στο πλαίσιο αυτό, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών έχει ξεκινήσει μια 

προσπάθεια ενίσχυσης της συνδεσιμότητας στις μεταφορές και της ανθεκτικότητας στις υποδομές, με 

στόχο να συμβάλει τελικά στην ισχυροποίηση του περιφερειακού, γεωπολιτικού και οικονομικού ρόλου 



της Ελλάδας. 

 

Η στρατηγική μας βασίζεται στις παρακάτω προτεραιότητες: 

 

1η Προτεραιότητα: Υλοποίηση πολλών έργων μεγάλης κλίμακας σε όλη τη χώρα 

Το πιο χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί το Μετρό Θεσσαλονίκης- που τέθηκε σε λειτουργία στις 30 

Νοεμβρίου- και αποτελεί το πιο εμβληματικό έργο της τελευταίας δεκαετίας. 

 

2η Προτεραιότητα: Υλοποίηση μεγάλων αντιπλημμυρικών και αρδευτικών έργων 

3η Προτεραιότητα: Συντήρηση υφιστάμενων έργων υποδομής 

4η Προτεραιότητα: Μεταρρύθμιση του ελληνικού σιδηροδρόμου 

5η Προτεραιότητα: Ανανέωση του στόλου των αστικών λεωφορείων 

6η Προτεραιότητα: Προώθηση της ηλεκτροκίνησης 

7η Προτεραιότητα: Ενίσχυση της οδικής ασφάλειας στην επικράτεια 

8η Προτεραιότητα: Διάθεση κονδυλίων για την υλοποίηση όλων των παραπάνω έργων 

 

Αυτό περιλαμβάνει την ενεργοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών κονδυλίων, με τη συμμετοχή και τη 

συμβολή του ιδιωτικού τομέα, μέσω παραχωρήσεων και Συμπράξεων Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα. 

Τα προαναφερθέντα αποτελούν ενδεικτικά κάποιες προτεραιότητες του Υπουργείου Υποδομών και 

Μεταφορών. 

Αυτά παρέχουν την ώθηση για τη διαμόρφωση ενός πιο ανθεκτικού οικονομικού τοπίου, για την 

επίτευξη υψηλής και βιώσιμης ανάπτυξης, για τη δημιουργία περισσότερων νέων θέσεων εργασίας και 

για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής». 
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Greek American Issuer Day Rings The Closing Bell® The New York Stock Exchange welcomes guests of 

Greek American Issuer Day, today, Tuesday, December 10, 2024, to the podium. To honor the occasion, 

H.E. Christos Staikouras, Minister of Infrastructure and Transport, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder & 

CEO, Tsakos Energy Navigation (NYSE: TNP), joined by Tara Dziedzic, NYSE Head of US Listings, rings The 

Closing Bell®. Photo Credit: NYSE 

Για 20 η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με την Capital Link 

διοργάνωσαν ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας 

Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ της Αμερικής, της 

Ελλάδος και της Ελληνοαμερικανικής κοινότητας. 

Στο τέλος της εκδήλωσης, όπως αναφέρεται στην σχετική ανακοίνωση τύπου, οι εισηγμένες στο 

Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης  Ελληνοαμερικανικές και Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες, καθώς και 

εκπρόσωποι της Ελληνικής Κυβέρνησης που συμμετείχαν στο επενδυτικό συνέδριο «26th Annual Capital 

Link Invest in Greece Forum», χτύπησαν το καμπανάκι λήξης των εργασιών” της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 

2024, του NYSE-New York Stock Exchange. 

Η  Ημέρα της Ελλάδας πραγματοποιήθηκε, όπως κάθε χρόνο εδώ και 20 χρόνια, στo πλαίσιο του 26th 

Annual Capital Link Invest in Greece Forum, το οποίο είχε ολοκληρώσει τις εργασίες του την 

προηγούμενη μέρα με μεγάλη επιτυχία και με συμμετοχή χιλίων και πλέον ατόμων. 

Το Συνέδριο διοργανώθηκε σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το «Athens Exchange 

Group (ATHEX Group)» και μεγάλες διεθνείς Τράπεζες και Οργανισμούς. 
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Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, ανήρτησε την Ελληνική σημαία στην Wall Street, μια στιγμή 

ιδιαίτερης περηφάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική Κυβερνητική αποστολή, τα στελέχη 

ναυτιλιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης,  καθώς και τους 

εκπροσώπους των εταιριών που συμμετείχαν στην εκδήλωση. 

Η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, του μεγαλύτερου Χρηματιστηρίου στον 

κόσμο, συμβάλλει στην αναβάθμιση και προβολή της Ελλάδος σε ένα ευρύτατο επενδυτικό κοινό σε 

παγκόσμιο επίπεδο. 

Greek American Issuer Day Rings The Closing Bell® The New York Stock Exchange welcomes guests of 

Greek American Issuer Day, today, Tuesday, December 10, 2024, to the podium. To honor the occasion, 

H.E. Christos Staikouras, Minister of Infrastructure and Transport, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder & 

CEO, Tsakos Energy Navigation (NYSE: TNP), joined by Tara Dziedzic, NYSE Head of US Listings, rings The 

Closing Bell®. Photo Credit: NYSE  

Επίσης δείχνει την σταθερή υποστήριξη του Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης στην Ελλάδα, τις 

Ελληνικές επιχειρήσεις, την Ελληνική Ναυτιλία και την Ομογένεια. 

Η Αμερικανική Κεφαλαιαγορά αποτελεί σημαντικότατη πηγή άντλησης κεφαλαίων για αυξανόμενο 

αριθμό εταιριών Ελληνικών συμφερόντων και το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διαδραματίζει κύριο 

ρόλο σε αυτό. 
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Η κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπροσωπεία και τις 

εισηγμένες στο NYSE εταιρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια σχέση μεταξύ του Χρηματιστηρίου 

της Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε ότι η δέσμευση του NYSE 

με την Ελληνοαμερικανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και επιχειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και στις 

εισηγμένες εταιρείες του NYSE, παραμένει ισχυρή. 

Greek American Issuer Day Rings The Closing Bell® The New York Stock Exchange welcomes guests of 

Greek American Issuer Day, today, Tuesday, December 10, 2024, to the podium. To honor the occasion, 

H.E. Christos Staikouras, Minister of Infrastructure and Transport, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder & 

CEO, Tsakos Energy Navigation (NYSE: TNP), joined by Tara Dziedzic, NYSE Head of US Listings, rings The 

Closing Bell®. Photo Credit: NYSE  

Μετά από την υποδοχή της κυρίας Tara Dziedzic ακολούθησαν σύντομες ομιλίες του κ. Χρήστου 

Σταϊκούρα, Υπουργού Υποδομών και Μεταφορών και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder, President &amp; 

CEO, TEN Ltd. 

Αναφέρθηκαν στην σημαντική πρόοδο που έχει συντελεστεί η Ελληνική οικονομία, στην ελκυστικότητα 

της Ελλάδος σαν επιχειρηματικό και επενδυτικό προορισμό, στην διεθνοποίηση του Ελληνικού 

επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη στενή συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και Αμερικής. 

Ο κ. Σταϊκούρας ανέφερε χαρακτηριστικά ότι το 2019, την πρώτη φορά που συμμετείχε στην εκδήλωση 

αυτή χτυπώντας το Closing Bell, είχε εκφράσει την δέσμευση της κυβερνήσεως ότι «Greece is on the 

way back» και σήμερα το 2024 μπορεί να πει ότι “Greece is back”. 
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Επανέλαβε το μήνυμα του Πρωθυπουργού στο Συνέδριο της Capital Link την προηγούμενη μέρα : «the 

best is still to come”. 

Greek American Issuer Day Rings The Closing Bell® The New York Stock Exchange welcomes guests of 

Greek American Issuer Day, today, Tuesday, December 10, 2024, to the podium. To honor the occasion, 

H.E. Christos Staikouras, Minister of Infrastructure and Transport, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder & 

CEO, Tsakos Energy Navigation (NYSE: TNP), joined by Tara Dziedzic, NYSE Head of US Listings, rings The 

Closing Bell®. Photo Credit: NYSE  

O Δρ. Τσάκος, αναφέρθηκε στην 22ετή πορεία της ΤΕΝ στο χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, και στον 

κομβικό ρόλο της ελληνικής ναυτιλίας στο παγκόσμιο εμπόριο και την παγκόσμια εφοδιαστική αλυσίδα. 

Ακολούθησε ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων μεταξύ του Χρηματιστηρίου NYSE, κυρίας Tara Dziedzic, 

του Υπουργού κ. Χρήστου Σταϊκούρα, και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder, President και CEO, TEN Ltd. 

Ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών &amp; Μεταφορών έχοντας εγκαινιάσει πρόσφατα το 

Μετρό της Θεσσαλονίκης με τον Πρωθυπουργό, χάρισε μία αναμνηστική πλακέτα με το λογότυπο του 

Μετρό της Θεσσαλονίκης (ειδική περιορισμένη έκδοση) στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings 

NYSE. 

Απονομή τιμητικής πλακέτας 
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Ο κ. Νίκος Μπορνόζης, Πρόεδρος της Capital Link απένειμε στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US 

Listings, NYSE, ειδική αναμνηστική πλακέτα, αναγνωρίζοντας και ευχαριστώντας το Χρηματιστήριο της 

Νέας Υόρκης για την μακροχρόνια υποστήριξη και συνεισφορά του για περισσότερες από δύο 

δεκαετίες. 

Το γεγονός ότι επί 20 συναπτά έτη το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διοργανώνει την «Greek 

American Issuer Day» που περιλαμβάνει και το Closing Bell, έχει μια μοναδικότητα και αποδεικνύει την 

στενή σχέση με την Ελλάδα, τους Έλληνες Επιχειρηματίες, την Ελληνική ναυτιλιακή κοινότητα και την 

Ομογένεια. 

Closing Bell 

Στη συνέχεια ο Δρ. Νίκος Τσάκος και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών και Μεταφορών, 

χτύπησαν το καμπανάκι της Λήξης των εργασιών της Τρίτης 10 Δεκεμβρίου, 2024, του NYSE-New York 

Stock Exchange πλαισιωμένοι από την Head of US Listings – (NYSE: ICE), κυρία Tara Dziedzic, τον κ. 

Παναγιώτη Τσάκο -Tsakos Energy Navigation, εκπροσώπους της Ελληνικής Κυβέρνησης, κ. Αικατερίνη 

Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, Κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου, Υφυπουργό Περιβάλλοντος και 

Ενέργειας, και των ακόλουθων εισηγμένων στο NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis, Vice 

President Ameresco Inc. (NYSE: AMRC), κ. Anamaria Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc. (NYSE: 

CAVA), κ. Ted Xenohristos, Co- Founder και Chief Concept Officer of CAVA Group, Inc. (NYSE: CAVA), κ. 

Peter Hadjipateras, Chief Information, Security and Sustainability Officer- Dorian LPG, κ. Ted Petrone, 

Vice Chairman of NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P. (NYSE:NMM), Mr. Harrys Kosmatos, CO- Chief 

Financial Officer (TEN), Mr. Panagiotis Tsakos, Jr., καθώς επίσης και την κ. Olga Bornozi, Managing 

Director – Capital Link, και κ. Νίκος Μπορνόζης, President – Capital Link. 

Η τελετή αναμεταδόθηκε ζωντανά από όλα τα μεγάλα διεθνή τηλεοπτικά δίκτυα των HΠΑ καθώς 

αποτελεί ένα γεγονός με μέγιστη ακροαματικότητα σε παγκόσμιο επίπεδο και την παρακολουθούν 150 

εκατομμύρια τηλεθεατές. 
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«Με ώθηση από τις πρόσφατες αναβαθμίσεις της επενδυτικής βαθμίδας, με ισχυρές συστημικές 

τράπεζες και 70 δισεκατομμύρια ευρώ χρηματοδότηση από την Ε.Ε., η Ελλάδα έχει μία ιστορική 

ευκαιρία σε ένα φωτεινότερο και πιο πράσινο μέλλον». Με αυτά τα λόγια, η κα Πηνελόπη 

Λαζαρίδου, Εντεταλμένη Σύμβουλος, Εκτελεστικό Μέλος και Γενική Διευθυντής Χρηματοοικονομικών 

Υπηρεσιών του Ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, περιέγραψε το νέο επενδυτικό τοπίο που διαμορφώνεται για τη 

χώρα μας, μιλώντας, στο πρόσφατο συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη. 

Παράλληλα, η κα Λαζαρίδου, σημείωσε πως «στο μέλλον οι προτεραιότητες της Ελλαδας στις υποδομές 

θα συνεχίσουν να περιλαμβάνουν έργα μεταφορών, αλλά θα είναι σίγουρα περισσότερο 

διαφοροποιημένες και πολυδιάστατες απαντώντας στις περιβαλλοντικές και κλιματικές προκλήσεις της 

εποχής μας». Ιδιαίτερη μνεία έκανε στο γεγονός ότι η Ελλάδα ευθυγραμμίζει τις υποδομές της με τη 

στρατηγική για τη διαχείριση της κλιματικής αλλαγής. Συγκεκριμένα, στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου 

Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, 6,3 δισ. ευρώ έχουν διατεθεί σε έργα πράσινης μετάβασης, με τα 

σημαντικότερα εξ αυτών να αφορούν σε: 

  

1. Έργα διαχείρισης υδάτων € 2,5 δισ., με επενδύσεις για την αντιμετώπιση πλημμυρικών 

φαινομένων, τον έλεγχο και τον εκσυγχρονισμό της άρδευσης καθώς και εγκαταστάσεις 

επεξεργασίας νερού για την εξασφάλιση βιώσιμων πόρων για τη γεωργία και τα νοικοκυριά. 

2. Έργα διαχείρισης απορριμμάτων που υπολογίζονταισε €2,5 δισ., με εξελιγμένες εγκαταστάσεις 

επεξεργασίας που στοχεύουν στη μείωση της εξάρτησης από χωματερές και στην τόνωση της 

υγειονομικής ταφής και των ποσοστών ανακύκλωσης. 

3. Προηγμένες μονάδες αφαλάτωσης που ευθυγραμμίζονται επίσης με την προστασία του 

περιβάλλοντος και την προαγωγή της βιωσιμότητας. 

4. Αναβάθμιση του ελληνικού σιδηροδρομικού δικτύου που θα ενισχύσει την εθνική 

συνδεσιμότητα και θα συμβάλει στη μείωση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων των 

μεταφορών. 

“Το χαρτοφυλάκιο της ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ περιλαμβάνει έργα ύψους € 10 δισ., τα οποία εναρμονίζονται πλήρως 

με τις περιβαλλοντικές απαιτήσεις, προτεραιοποιώντας κλιματικά φιλικά και ενεργειακά καινοτόμα 

έργα όπως η Αμφιλοχία, το μεγαλύτερο έργο αποθήκευσης ενέργειας με τη μέθοδο  της 

αντλησιοταμίευσης – αναγνωρισμένο ως τέτοιο από την ΕΕ – ένα έργο κοινής ωφέλειας. Έργα 

διαχείρισης ύδατος, απορριμμάτων και αρδευτικά έργα που επίσης αναδεικνύουν την στροφή προς μια 

περιβαλλοντικά φιλική στρατηγική υποδομών. Ακόμα και τα παραδοσιακά έργα μεταφορών όπως η 

εμβληματική Εγνατία Οδός, ο κρίσιμος για την τοπική κοινωνία Βόρειος Οδικός Άξονας Κρήτης και το 

οικονομικά εξωστρεφές νέο Διεθνές Αεροδρόμιο Ηρακλείου στο Καστέλι, κατασκευάζονται και κυρίως 

θα λειτουργούν με βάση τις αυστηρότερες ευρωπαϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές” 
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Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα συναίνεσης, είπε ο Γιάννης 

Στουρνάρας 

Ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, μίλησε σε εκδήλωση της Capital Link στη 

Νέα Υόρκη όπου αναφέρθηκε στην πορεία της ελληνικής οικονομίας, τα επιτεύγματα και τις προκλήσεις 

που παραμένουν. 

Στην ομιλία του με τίτλο «για τη διασφάλιση της ευρωπαϊκής πορείας της Ελλάδας», έκανε μια 

ανασκόπηση της διαδρομής της Ελλάδας από τα χρόνια της κρίσης έως σήμερα, χαρακτηρίζοντας 

«success story» την ελληνική οικονομία. 

Διαβάστε εδώ ολόκληρη την ομιλία του Γιάννη Στουρνάρα 

Γιάννης Στουρνάρας: Αναχρονιστική η διάκριση «δεξιά-αριστερά» 
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Ο κ. Στουρνάρας είπε ότι η ελληνική οικονομία έχει καταστεί διεθνώς ένα «success story», χάρη στην 

επίμονη δημοσιονομική και διαρθρωτική προσαρμογή. Ειδική μνεία έκανε στη σημασία της παραμονής 

της χώρας στη ζώνη του ευρώ, παρά τις πιέσεις της κρίσης χρέους, ενώ ανέλυσε βασικούς παράγοντες 

που οδήγησαν στην ανάκαμψη: μεταρρυθμίσεις, στήριξη από την ΕΕ, εφαρμογή ορθολογικών πολιτικών 

και την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας. 

Η ανάπτυξη της οικονομίας το 2024 ξεπερνά τον μέσο όρο της Ευρωζώνης, ενώ η επενδυτική 

δραστηριότητα και η αγορά εργασίας παραμένουν ισχυρές. Η βελτίωση του πιστωτικού προφίλ της 

χώρας και η ενίσχυση της τραπεζικής σταθερότητας αποτελούν σημαντικά επιτεύγματα, τόνισε 

χαρακτηριστικά. 

 

Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας επισήμανε το σημαντικό έλλειμμα στο Ισοζύγιο Τρεχουσών 

Συναλλαγών και την υστέρηση στη διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα, συγκριτικά με χώρες όπως η 

Ιρλανδία και η Πορτογαλία. Υπογράμμισε την ανάγκη επενδύσεων σε πράσινη ενέργεια, καινοτομία και 

ανθρώπινο κεφάλαιο για τη μετάβαση σε ένα βιώσιμο οικονομικό μοντέλο. 

Για τον Γιάννη Στουρνάρα, η ουσιαστική και αποτελεσματική υλοποίηση των μεταρρυθμίσεων περνά 

μέσα από τη δημιουργία ευρύτερων πολιτικών συναινέσεων. 
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Παρά τη σημαντική πρόοδο που έχει επιτευχθεί, το θέμα της προώθησης των διαρθρωτικών αλλαγών 

δεν θα πρέπει να αντιμετωπίζεται ως ταμπού από τις πολιτικές δυνάμεις, σημειώνει. Κατά τον ίδιο, η 

ευρύτερη πολιτική συναίνεση μπορεί να ενισχύσει τη λογοδοσία αλλά και την ιδιοκτησία (ownership) 

των μεταρρυθμίσεων και να προσφέρει μακροχρόνιες λύσεις. 

Συνεχίζοντας, σημείωσε πως η πολυπλοκότητα των σύγχρονων κοινωνιών, χαρακτηριζόμενη από συχνές 

κρίσεις, πολυδιάστατα προβλήματα, έντονες αβεβαιότητες, παγκοσμιοποίηση και την αυξανόμενη 

παρουσία των μέσων κοινωνικής δικτύωσης, έχει καταστήσει, τις παραδοσιακές πολιτικές ιδεολογίες, 

όπως η αριστερά και η δεξιά, ανεπαρκείς για να περιγράψουν τις σύγχρονες πολιτικές αντιπαραθέσεις. 

Η διάκριση αριστερά-δεξιά, κατέληξε, φαντάζει πλέον μάλλον αναχρονιστική. «Στις σύγχρονες 

δημοκρατίες, η κρίσιμη διαφορά βρίσκεται μεταξύ φιλελεύθερων και λαϊκίστικων πολιτικών, όπως 

αποτυπώθηκε στην Ελλάδα με την κατάρρευση του δικομματικού συστήματος και την άνοδο νέων 

πολιτικών σχηματισμών το 2012», υπογράμμισε. 

Κλείνοντας την ομιλία του, ο κ. Στουρνάρας απηύθυνε κάλεσμα για διαρκή δέσμευση για 

δημοσιονομική υπευθυνότητα, χρηματοπιστωτική σταθερότητα και ευρωπαϊκή προσήλωση. «Η Ελλάδα 

έχει κάνει άλματα, αλλά η πορεία προς ένα ακόμα πιο ανταγωνιστικό και βιώσιμο οικονομικό μοντέλο 

απαιτεί συνεργασία, καινοτομία και αποφασιστικότητα», δήλωσε χαρακτηριστικά. 
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Τσούνης: Φεύγω από την πρεσβεία, όχι όμως και από την Ελλάδα  

Σημαντικός στρατηγικός εταίρος των ΗΠΑ η Ελλάδα  

 

•  

•  

•  

•  

NEWSROOM 

10 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2024 - 9:50  

Ο πρέσβης των ΗΠΑ στην Ελλάδα Τζορτζ Τσούνης, ο οποίος αποχωρεί σε λίγες εβδομάδες από την 

θέση του, μιλώντας χθες αργά το βράδυ στον τηλεοπτικό σταθμό Mega στο πλαίσιο του 26ου capital 

link forum που πραγματοποιήθηκε στη Νέα Υόρκη τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου, τόνισε ότι φεύγει από την 

πρεσβεία αλλά όχι από την Ελλάδα, σημειώνοντας ότι θα είναι πάντα δίπλα στη χώρα μας και θα 

βοηθάει όπως μπορεί. 

Είπε ότι αισθάνεται «γλυκόπικρα», που αποχωρεί σε επτά εβδομάδες και πρόσθεσε ότι τα χρόνια της 

θητείας του στην Ελλάδα ήταν «τα καλύτερα τρία χρόνια στη ζωή μου». 

https://www.newmoney.gr/roh/palmos-oikonomias/ellada/tsounis-fevgo-apo-tin-thesi-ochi-omos-ke-apo-tin-ellada/
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Αναφερόμενος στις σχέσεις ΗΠΑ-Ελλάδας τις χαρακτήρισε εξαιρετικές, ενώ μιλώντας για τα 

ελληνοτουρκικά είπε ότι η κατάσταση στο Αιγαίο είναι ήρεμη τώρα, και είναι καλύτερα τόσο για την 

Ελλάδα όσο και για την Τουρκία. Προσέθεσε ότι οι ΗΠΑ θέλουν την επίλυση των ελληνοτουρκικών 

διαφορών με διπλωματικά μέσα γιατί η εναλλακτική είναι αδιανόητη, όπως είπε. Εκτίμησε ότι όσο δεν 

μπορούν να επιλυθούν μπορούν να εκτονωθούν, και χαρακτήρισε σημαντική προτεραιότητα των 

Ηνωμένων Πολιτειών την σταθερότητα. Εξέφρασε την ελπίδα ότι δεν θα αλλάξει κάτι στις σχέσεις με 

την Ελλάδα μετά την εκλογή του Ντόναλντ Τράμπ, και είπε ότι τα τελευταία 15 χρόνια τα πράγματα 

ήταν καλά, και οι σχέσεις ήταν καλύτερες μεταξύ ΗΠΑ και Ελλάδας. Ο κ. Τσούνης χαρακτήρισε την 

Ελλάδα σημαντικό στρατηγικό εταίρο των ΗΠΑ στην περιοχή, ενώ σημείωσε ότι στην Ελλάδα 

γεννήθηκαν οι αξίες που σέβονται οι ΗΠΑ, όπως η δημοκρατία. 

Μιλώντας σε προσωπικό τόνο αναφέρθηκε στην οικογένειά του, στο πατρικό του σπίτι στην Ορεινή 

Ναυπακτία, ενώ μίλησε με μεγάλη συγκίνηση για τον πατέρα του που έχασε πριν πολλά χρόνια. 

Αναφερόμενος στην θητεία του στη χώρα μας είπε ότι δεν υπήρξε σύγκρουση συμφερόντων μεταξύ 

ΗΠΑ και Ελλάδας, ενώ σημείωσε πως η πρώτη συμβουλή που δέχθηκε ως πρέσβης ήταν «πρέπει να 

είναι “κουμπωμένος”» γιατί δεν είναι επαγγελματίας διπλωμάτης. Εξέφρασε την ικανοποίησή του για 

την αποδοχή που γνωρίζει, όπως είπε, από τον κόσμο όταν κάνει επισκέψεις σε διάφορα μέρη της 

χώρας και στην Αθήνα. Επιπροσθέτως σχολίασε ότι η Ελλάδα πρέπει να είναι «φάρος ευκαιριών» 

όπως οι ΗΠΑ και τα παιδιά να έχουν ευκαιρίες, ώστε να γίνουν η καλύτερη εκδοχή του εαυτού τους. 

Αναφερόμενος στον πόλεμο στην Ουκρανία τον χαρακτήρισε «ολοσχερή τραγωδία», αλλά επισήμανε 

ότι όσο τραγική κι αν είναι η κατάσταση, θα ήταν χειρότερη εάν ο πόλεμος εξαπλωνόταν. 

Δήλωσε περήφανος για την Ελλάδα που ενώ πριν από 12 χρόνια ήταν το «μαύρο πρόβατο» της 

Ευρώπης, όπως είπε, σήμερα άλλαξε, βγήκε από αυτή την κατάσταση ως η ταχύτερα αναπτυσσόμενη 

χώρα με τριπλάσιο ρυθμό ανάπτυξης από την ευρωζώνη και τα πάει πολύ καλά. Τόνισε την ανάγκη να 

δημιουργηθεί ένα οικοσύστημα καινοτομίας και είπε ότι υπάρχει ενδιαφέρον από αμερικανικά 

πανεπιστήμια να έρθουν στην Ελλάδα. Επίσης ερωτώμενος για τα γλυπτά του Παρθενώνα, ανέφερε ότι 

πρέπει να επιστρέφουν στον τόπο καταγωγής τους τα αρχαία αντικείμενα. Τέλος, εκθείασε τις ομορφιές 

της χώρας μας, εξέφρασε τον θαυμασμό του για τις περιοχές που επισκέφθηκε τόσο σε θάλασσα όσο 

και σε βουνό, είπε ότι δεν ξεχνά τις ρίζες του, και ανέφερε ότι το αγαπημένο του φαγητό είναι η 

ψαρόσουπα. 
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https://www.newmoney.gr/roh/agores/capital-link-forum-sta-chromata-tis-elladas-ntithike-i-wall-street-

staikouras-ke-tsakos-chtipisan-to-closing-bell-pics/ 

Capital Link Forum: Στα χρώματα της Ελλάδας «ντύθηκε» η Wall Street – Σταϊκούρας και Τσάκος 

χτύπησαν το Closing Bell (pics + vid)  

Με τη φετινή εκδήλωση που διοργάνωσε, όπως κάθε χρόνο, η Capital Link, συμπληρώνονται 20 έτη 

που τιμάται η χώρα μας από το μεγαλύτερο χρηματιστήριο στον κόσμο  
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•  

•  

AΠΟΣΤΟΛΗ ΣΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΡΩΜΗΟΥ 

11 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2024 - 7:40  

Η Ελλάδα πρωταγωνίστησε για ακόμα μια φορά στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, στo  πλαίσιο της 

ειδικής εκδήλωσης του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum με τίτλο «Greece – Speeding 

Ahead Post Investment Upgrade» που πραγματοποιήθηκε τη Δευτέρα 9 Δεκεμβρίου. Όπως κάθε χρόνο, 

https://www.newmoney.gr/roh/agores/capital-link-forum-sta-chromata-tis-elladas-ntithike-i-wall-street-staikouras-ke-tsakos-chtipisan-to-closing-bell-pics/
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το NYSE  -New York Stock Exchange, σε συνεργασία με την Capital Link, διοργάνωσαν για 20o συναπτό 

έτος, την ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας 

Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, 

των ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι 

ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρείες που είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο 

της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell» (καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών) χθες Τρίτη, 10 

Δεκεμβρίου 2024. 

Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, Δρ. Νίκος Τσάκος, Χρήστος Σταϊκούρας  

Αξίζει να σημειωθεί ότι, με την πολύτιμη συμβολή του προέδρου της Capital Link, κ. Νίκου Μπορνόζη, 

και της διευθύνουσας συμβούλου, κας Όλγας Μπορνόζη, η ειδική αυτή εκδήλωση διοργανώνεται εδώ 

και 20 χρόνια και η Ελλάδα είναι η μοναδική χώρα που τιμάται επί τόσα έτη στο Χρηματιστήριο της 

Νέας Υόρκης. 

Αυτή τη φορά, το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO της 

TEN Ltd. και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών & Μεταφορών,  πλαισιωμένοι από την κα 

Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, τον κ. Παναγιώτη Τσάκο -Tsakos Energy Navigation, 

τους  εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης, κα  Αικατερίνη Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, 

κα Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, καθώς και εκπροσώπους των 



ακόλουθων εισηγμένων στο NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis, Vice President Ameresco 

Inc.,  κα. Anamaria Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc.,  κ. Ted Xenohristos, Co- Founder & Chief 

Concept Officer of CAVA Group, Inc., κ. Peter Hadjipateras, Chief Information, Security And Sustainability 

Officer- Dorian LPG, κ. Ted Petrone, Vice Chairman of NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P. ),  καθώς επίσης 

Mr. Harrys Kosmatos, CO- Chief Financial Officer (TEN), Mr. Panagiotis Tsakos, (TEN) την κα. Όλγα 

Μπορνόζη, διευθύνουσα σύμβουλο της Capital Link, και τον κ. Νίκο Μπορνόζη, πρόεδρος της Capital 

Link. 

Η ελληνική αντιπροσωπεία με εκπροσώπους ελληνικών εισηγμένων στο NYSE έξω από το 

Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης  

Πριν την τελετή του Closing Bell πραγματοποιήθηκε ειδική εκδήλωση προς τιμήν της Ημέρας της 

Ελλάδας στο NYSE, κατά την οποία η κα Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE καλωσόρισε  την 

Ελληνική Αντιπροσωπεία και τις εισηγμένες στο NYSE εταιρείες. Ακολούθησε ανταλλαγή αναμνηστικών 

δώρων για τη συμπλήρωση 20 χρόνων που τιμάται η Ελλάδα με το «GREEK AMERICAN ISSUER DAY», 

ενώ στις σύντομες ομιλίες τους ο υπουργός Υποδομών & Μεταφορών, κ. Σταϊκούρας, ανέφερε ότι 

πρώτη φορά είχε χτυπήσει το καμπανάκι κλεισίματος το 2019. Από τότε η Ελλάδα, όπως είπε, 

κατέγραψε αξιοσημείωτη πρόοδο, ενώ συντελέστηκε και σειρά σπουδαίων έργων στον κλάδο των 



υποδομών, με τελευταία και πιο σημαντική, την παράδοση προ ολίγων ημερών, του Μετρό της 

Θεσσαλονίκης. 

Από την πλευρά του, ο Δρ. Νίκος Τσάκος μνημόνευσε την εισαγωγή της TEN Ltd. στο Χρηματιστήριο της 

Νέας Υόρκης το 2002. Σημειώνεται ότι ήταν η πρώτη ελληνική εταιρεία που μπήκε στο NYSE  -New York 

Stock Exchange. 

Απονομή τιμητικής πλατέτας 

Ο κ. Νίκος Μπορνόζης, Πρόεδρος της Capital Link απένειμε στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US 

Listings, NYSE, ειδική αναμνησιτκη πλακετα, αναγνωρίζοντας και ευχαριστώντας το Χρηματιστηριο της 

Νεας Υόρκης για την μακροχρόνια υποστήριξη και συνεισφορά του για περισσότερες από δύο 

δεκαετίες. 

Το γεγονός ότι επι 20 συναπτα ετη το Χρηματιστηριο της Νεας Υόρκης διοργανωνει την «Greek 

American Issuer Day» που περιλαμβανει και το Closing Bell, έχει μια μοναδικοτητα και αποδεικνυει την 

στενή σχέση με την Ελλάδα, τους Έλληνες Επιχειρηματίες, την Ελληνική ναυτιλιακή κοινότητα και την 

Ομογένεια. 



 



 

 



Ολγα και Νίκος Μπορνόζης  
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Τζον Πόλσον: Ο Αμερικανός μεγιστάνας και πρόεδρος επενδυτικού fund μίλησε στο 26ο ετήσιο 

Forum της Capital Link  

11.12.2024 | 13:36  

Για τις προοπτικές της αμερικανικής οικονομίας μετά την ανάληψη της προεδρίας από τον Ντόναλντ 

Τραμπ, καθώς και για την οικονομία της Ελλάδας μίλησε στην κάμερα του MEGA ο πρόεδρος 

επενδυτικού fund Τζον Πόλσον, στο περιθώριο του 26ου ετήσιου Forum της Capital Link στη Νέα 

Υόρκη. Χορηγός επικοινωνίας του οικονομικού συνεδρίου ήταν το MEGA.  

Την κατάσταση της ελληνικής οικονομίας εξήρε ο Αμερικανός μεγιστάνας και πρόεδρος επενδυτικού 

fund Τζον Πόλσον μιλώντας στο περιθώριο του 26ου ετήσιου Forum της Capital Link στη Νέα Υόρκη με 

χορηγό επικοινωνίας το MEGA. 

«Η ελληνική οικονομία τα πάει καλά επειδή επικεντρώνεται στη δημοσιονομική ευθύνη, στους 

χαμηλότερους φόρους, στις λιγότερες ρυθμίσεις, στις περισσότερες επενδύσεις. Όταν αθροίζετε αυτά 

τα τέσσερα πράγματα, αυτό οδηγεί σε υψηλότερη ανάπτυξη. Έτσι, όσο η Ελλάδα παραμένει σε αυτόν 

τον δρόμο των οικονομικών πολιτικών υπέρ της ανάπτυξης, θα συνεχίσει να αναπτύσσεται περισσότερο 

από την υπόλοιπη Ευρώπη», υπογράμμισε ο πρόεδρος επενδυτικού fund που συμμετείχε στο συνέδριο, 

Τζον Πόλσον 

Μιλώντας στον ανταποκριτή του MEGA στις Ηνωμένες Πολιτείες Πέτρο Κασφίκη, ο Πόλσον 

υπεραμύνθηκε της οικονομικής πολιτικής που ετοιμάζεται να εφαρμόσει ο Ντόναλντ Τραμπ. 

«Στην πραγματικότητα δεν ζούμε σε κόσμο ελεύθερου εμπορίου και πολλές χώρες έχουν εκμεταλλευτεί 

τις ΗΠΑ. Έχουμε ανοιχτά σύνορα, πολύ χαμηλούς δασμούς, είναι εύκολο για τις χώρες να εισέλθουν 

(στην αμερικανική αγορά). Ωστόσο, όταν πουλάμε σε άλλες χώρες, είμαστε αποκλεισμένοι. Αυτό 

συμβαίνει λόγω υψηλότερων δασμών αλλά και της έλλειψης πλαφόν στους φόρους», σημείωσε 

χαρακτηριστικά ο κ. Πόλσον. 

Ο Τζον Πόλσον μίλησε με τα καλύτερα λόγια για τον μεγιστάνα της τεχνολογίας Έλον Μασκ. 

«Ο Έλον Μασκ είναι ίσως ο πιο λαμπρός επιχειρηματίας στον κόσμο και είναι εξαιρετικά έξυπνος και 

πετυχημένος. Στόχος του είναι να μειώσει τις περιττές δαπάνες και να υπάρξει υψηλότερη 

αποδοτικότητα», τόνισε ο Τζον Πόλσον. 

Ο Πόλσον εκτιμά ότι με την ανάληψη της προεδρίας από τον Τραμπ, οι Ηνωμένες Πολιτείες θα μπουν 

σε τροχιά μακροχρόνιας ανάπτυξης. 

 

 

https://www.megatv.com/2024/12/11/tzon-polson-o-amerikanos-megistanas-kai-proedros-ependytikou-fund-milise-sto-26o-etisio-forum-tis-capital-link/
https://www.megatv.com/2024/12/11/tzon-polson-o-amerikanos-megistanas-kai-proedros-ependytikou-fund-milise-sto-26o-etisio-forum-tis-capital-link/


https://www.newmoney.gr/roh/palmos-oikonomias/trapezes/vrettou-sto-capital-link-orosimo-

metaschimatismou-gia-tis-trapezes-i-sigchonefsi-attica-pagkritias-pics/ 

Βρεττού στο Capital Link: Ορόσημο μετασχηματισμού για τις τράπεζες η συγχώνευση Attica – 

Παγκρήτιας (pics)  

Καταφέραμε να διαψεύσουμε όσους έλεγαν πριν από δύο χρόνια ότι θα ήταν επαγγελματική 

«αυτοκτονία» η είσοδός μας στην Attica Bank, ανέφερε, μεταξύ άλλων, η διευθύνουσα σύμβουλος 

της τράπεζας στην κεντρική της ομιλία  

 

ΑΠΟΣΤΟΛΗ ΣΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΡΩΜΗΟΥ 

11 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2024 - 17:32  

Για την απόφασή της να ασχοληθεί με το δύσκολο εγχείρημα της Attica Bank, μίλησε στο πλαίσιο του 

26ου Capital Link Invest in Greece Forum, η διευθύνουσα σύμβουλος της τράπεζας, κα Ελένη Βρεττού. 

Μιλώντας στο γεύμα του φόρουμ, περιέγραψε πώς η συγχώνευση της AtticaBank με την Παγκρήτια 

Τράπεζα αποτελεί ένα ορόσημο μετασχηματισμού για τον χρηματοπιστωτικό τομέα στην Ελλάδα, 

θέτοντας τις βάσεις για έναν σύγχρονο, ανθεκτικό και καινοτόμο τραπεζικό οργανισμό. 

Η κυρία Βρεττού επισήμανε: «Αυτή η ένωση δεν είναι απλώς μια εταιρική ενοποίηση, αλλά ένα βήμα 

προς τον επαναπροσδιορισμό του ρόλου της τραπεζικής στη στήριξη της οικονομικής ανάπτυξης, της 
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επιχειρηματικότητας και της δημιουργίας βιώσιμης αξίας για την κοινωνία και τους επενδυτές. 

Εδραιώνει τον πέμπτο μεγαλύτερο χρηματοπιστωτικό οργανισμό στην Ελλάδα, με δείκτη Μη 

Εξυπηρετούμενων Ανοιγμάτων (NPEs) κάτω από 3% έως το τέλος του έτους». 



Η Ελένη Βρεττού με την Όλγα Μπορνόζη, διευθύνουσα σύμβουλο της Capital Link / Φωτ.: Χριστίνα 



Ρωμηού  

Όπως είπε, πριν από δύο χρόνια, σχεδόν όλοι στην αγορά θεωρούσαν ότι το εγχείρημα της 

συγχώνευσης και της αντιμετώπισης της κρίσης ήταν αδύνατο, ωστόσο τελικά κερδήθηκε το στοίχημα 

της επιστροφής της τράπεζας στην κερδοφορία, διαψεύδοντας πλήρως τις αρνητικές προβλέψεις: 

«Μέσα σε δυο χρόνια, καταφέραμε να κάνουμε κάτι που όλοι στην αγορά, εκτός από την κυβέρνηση, 

τον κ. Στουρνάρα και τον κ. Εξάρχου, θεωρούσαν πρακτικά αδύνατο. Μετά από δύο χρόνια, 

καταφέραμε να επαναφέρουμε την τράπεζα στην κερδοφορία. Πριν από δύο χρόνια, κανείς δεν το 

πίστευε, όλοι έλεγαν ότι θα ήταν επαγγελματική αυτοκτονία, αν μπαίναμε στην Attica Bank. Τώρα, στα 

αποτελέσματα εννεαμήνου, πρόκειται να ανακοινώσουμε το έβδομο συνεχόμενο κερδοφόρο τρίμηνο, 

με την κερδοφορία να συνεχίζει να αυξάνεται», τόνισε η Ελένη Βρεττού, παραθέτοντας και τα σχετικά 

στοιχεία. «Δεν μείναμε μόνο στη συγχώνευση, αλλά έχουμε εισφέρει 1,3 δισεκατομμύρια ευρώ 

κεφαλαίου στις δύο τράπεζες από τον Οκτώβριο του 2022. Ολοκληρώσαμε ΑΜΚ περίπου 735 

εκατομμυρίων ευρώ, ιδιωτικοποιώντας την τράπεζα μέσω της μεταβίβασης του ελέγχου του 57% 

περίπου σε ιδιώτες επενδυτές». 

Παράλληλα, η κα Βρεττού στάθηκε στις δυσλειτουργίες που προκαλεί στον τραπεζικό σύστημα ο 

υπερσυγκεντρωτισμός σε μόνο τέσσερις συστημικές τράπεζες, αναφέροντας ότι εγείρει ανησυχίες για 

την υγεία του τραπεζικού συστήματος και κατά συνέπεια στην ευρύτερη οικονομία, λόγω της έλλειψης 

ανταγωνισμού. Όπως είπε, πολλές μεγάλες κυρίως επιχειρήσεις εκφράζουν δυσαρέσκεια, 

επικαλούμενες αργή εξυπηρέτηση, χρονοβόρες διαδικασίες και περιορισμένη πρόσβαση σε κεφάλαια». 



Φωτ.: Χριστίνα Ρωμηού  



Τέλος, η κα Βρεττού αναφέρθηκε στους μελλοντικούς στόχους: «Το όραμά μας είναι να 

δημιουργήσουμε μια σύγχρονη τράπεζα που συνδυάζει άψογα την οικονομική ισχύ, την καινοτομία και 

μια πελατοκεντρική προσέγγιση. Με ισχυρή κεφαλαιακή βάση, μετά την πρόσφατη αύξηση μετοχικού 

κεφαλαίου ύψους 735 εκατ. ευρώ, είμαστε σε θέση να αναλάβουμε ηγετικό ρόλο στο ελληνικό 

τραπεζικό σύστημα. Για τους επενδυτές, η νέα Τράπεζα αποτελεί μια μοναδική ευκαιρία συμμετοχής 

στην εξέλιξη του ελληνικού χρηματοπιστωτικού τομέα. Σε μια εποχή όπου η σταθερότητα και η 

καινοτομία είναι ζωτικής σημασίας, η τράπεζά μας αποτελεί έναν αξιόπιστο εταίρο με σαφή στρατηγικό 

οδικό χάρτη ανάπτυξης. Από τη χρηματοδότηση μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων έως την προώθηση 

πρωτοβουλιών που ευθυγραμμίζονται με τα ESG κριτήρια, διαμορφώνουμε έναν τραπεζικό οργανισμό 

που συνδέεται με την πρόοδο, προωθώντας την επιχειρηματικότητα, ενισχύοντας την καινοτομία και 

συμβάλλοντας στη βιώσιμη ανάπτυξη». 
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Capital Link Forum Highlights Greece’s Economic Resurgence; Honors BoG Gov Stournaras 

10.12.2024 18:45 

Petros Kasfikis, US Correspondent  

Share 

 

Capital Link Hellenic Leadership Award recipient, Bank of Greece Gov. Yannis Stournaras, an ex-FinMin, 

was lauded for his pivotal role during Greece’s economic recovery 

New York City served as the epicenter of a global celebration of Greece’s economic achievements on 

December 9, 2024, during the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum 

The event, titled “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade,” brought together political 

leaders, financial executives, and investors to spotlight Greece’s economic transformation and the 

strengthening of U.S.-Greek relations. 
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The official dinner, a key highlight, honored Dr. Yannis Stournaras, Governor of the Bank of Greece, with 

the prestigious Capital Link Hellenic Leadership Award for his transformative contributions to Greece and 

Europe. 

Honoring a Resilient Leader 

 

The Capital Link Hellenic Leadership Award recognizes individuals who have significantly advanced 

Greece’s global business and investment connections. This year’s recipient, Yannis Stournaras, was 

lauded for his pivotal role during Greece’s economic recovery, including his efforts as Minister of Finance 

and later as Governor of the Bank of Greece. His leadership helped stabilize Greece’s finances, prevent a 

potential exit from the Eurozone, and navigate the Greek banking system through a challenging crisis. 

Nicolas Bornozis, President of Capital Link, opened the evening, emphasizing the enduring importance of 

the forum in fostering international investment in Greece. Greek Ambassador to the U.S., Ekaterini 

Nassika, delivered a heartfelt tribute to Dr. Stournaras, underscoring his resilience and optimism during 

the darkest days of Greece’s economic crisis. 

https://www.tovima.com/finance/bog-gov-stournaras-forecasts-0-25-cut-in-ecb-rates-in-dec/


“Even in the most challenging times, he remained a steadfast advocate for Greece’s potential,” Nassika 

remarked. “Dr. Stournaras is not only a guardian of Greece’s economic stability but also an unwavering 

optimist who has played a decisive role in our country’s resurgence.” 

John Paulson: “Greece is Rising Fast” 

Renowned investor John Paulson introduced Dr. Stournaras, praising Greece’s remarkable economic 

progress under Prime Minister Kyriakos Mitsotakis. Paulson highlighted a series of achievements, 

including GDP growth outpacing the European average, record-breaking tourism revenues, and 

significant reductions in unemployment. 

“These positive trends set Greece apart,” Paulson said. “With investment-grade status restored and a 

thriving banking sector, Greece is on an upward trajectory. Much of this success is owed to leaders like 

Dr. Stournaras, whose dedication and expertise have been instrumental in this transformation.” 

Paulson also commended Stournaras for orchestrating key financial reforms, such as the “Hercules” 

program, which effectively cleansed Greek banks of non-performing loans, leaving them well-capitalized 

and profitable. 

Economic Success Amidst Challenges 

In his acceptance speech, Dr. Stournaras reflected on Greece’s journey from the brink of financial 

collapse to its current position as a European success story. He attributed the turnaround to a 

combination of factors: rigorous fiscal and structural reforms, a commitment to remaining in the 

Eurozone, and strategic use of European Union funds. 

“The recovery of investment-grade status is a testament to Greece’s resilience,” Dr. Stournaras said. 

“However, we must not lose sight of the challenges ahead, particularly the need to address the structural 

competitiveness gap and the persistent current account deficit.” 

Dr. Stournaras emphasized the importance of leveraging EU funds to invest in human capital, green 

energy, and digital technologies, which he sees as critical to sustaining Greece’s growth and 

competitiveness. 

The Path Forward 

While celebrating Greece’s progress, speakers at the forum underscored the need for ongoing reform 

and political consensus. Dr. Stournaras called for a technocratic approach to governance, prioritizing 

measurable outcomes and bipartisan support for necessary changes. 

“A fragmented political landscape would risk undoing the hard-earned gains of recent years,” he warned, 

advocating for broader political unity to ensure the effective implementation of reforms. 

One area of focus was Greece’s defense expenditure, which Dr. Stournaras described as 

disproportionately burdensome for Greek taxpayers. He urged greater European collaboration in defense 

investment and co-production to alleviate these costs and foster economic stability. 



Dr. Stournaras also pointed to the improving relationship between Greece and Turkey as a factor 

contributing to regional stability and economic confidence. He highlighted significant progress in areas 

such as airspace management and migration, which have helped ease public concerns and bolster 

Greece’s international standing. 

“An agreement on maritime zones would not only secure peace but also unlock significant economic 

growth opportunities in the region and Greece in particular,” he said. 

A Testament to Greece’s Global Appeal 

With over 97 high-profile speakers and participation from international investors, policymakers, and 

industry leaders, this year’s Capital Link Forum underscored Greece’s growing appeal as an investment 

destination. Key sectors highlighted included infrastructure, hospitality, real estate, and energy, all 

bolstered by Greece’s strategic location at the crossroads of Europe, Asia, and Africa. 

The forum’s enduring success reflects the resilience of Greece’s economy and its ability to attract long-

term capital even during turbulent times. By combining insightful discussions and recognition of 

transformative leadership, the Capital Link Forum continues to reinforce Greece’s position on the 

international stage. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



https://www.businessdaily.gr/oikonomia/130731_capital-link-o-g-stoyrnaras-se-syzitisi-gia-tin-

oikonomiki-anakampsi 

Capital Link: Ο Γ. Στουρνάρας σε συζήτηση για την οικονομική ανάκαμψη 

Newsroom ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ 

Το φόρουμ, αποτελεί ετήσιο θεσμό για την προβολή της Ελλάδας ως επενδυτικού προορισμού και 

πλατφόρμα ανταλλαγής ιδεών και προβολής των επενδυτικών ευκαιριών της χώρας. 

Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, με τίτλο“GREECE – SPEEDING AHEAD 

POST INVESTMENT UPGRADE” που πραγματοποιήθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη, η Capital Link 

διοργάνωσε Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης με τη συμμετοχή Υπουργών της Ελληνικής Κυβέρνησης και 

διεθνών επενδυτών. 

Το φόρουμ, που αποτελεί ετήσιο θεσμό για την προβολή της Ελλάδας ως επενδυτικού προορισμού, 

αποτέλεσε για ακόμη μια φορά μια εξαιρετική πλατφόρμα ανταλλαγής ιδεών και προβολής των 

επενδυτικών ευκαιριών της χώρας. Επιπλέον η Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης, παρείχε μια μοναδική 

ευκαιρία στους υπουργούς της Ελληνικής Κυβέρνησης για ανοιχτό διάλογο με 22 investment funds και 

εταιρείες, σχετικά με τις μεταρρυθμίσεις και τις στρατηγικές ανάπτυξης της Ελλάδας, πέραν των κατ’ 

ιδίαν επαφών και των παρουσιάσεων που πραγματοποίησαν στο πλαίσιο του φόρουμ. 

Οι υπουργοί της ελληνικής κυβέρνησης που συμμετείχαν ήταν: 

• κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών και Μεταφορών 

• Κυρία Νίκη Κεραμέως, υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 

• κ. Νίκος Παπαθανάσης, αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

• Κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Στη Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης συμμετείχε επίσης ο κ. Γιάννης Στουρνάρας, Διοικητής της 

Τράπεζας της Ελλάδος. 

Συντονιστής της συζήτησης ήταν ο Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος της 

EnterpriseGreece, ο οποίος κατά την έναρξη της συζήτησης αναφέρθηκε στην πρόσφατη αναβάθμιση 

της μακροπρόθεσμης πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας σε BBB από BBB- από την Scope Ratings, η 

οποία επικαλέστηκε τη δημοσιονομική πειθαρχία, τη μείωση του δημόσιου χρέους και την 

ανθεκτικότητα του τραπεζικού συστήματος και η οποία αναδεικνύει τη σταθερή οικονομική πορεία της 

χώρας. 

Μεταξύ των επενδυτών που συμμετείχαν, συμπεριλαμβάνονται υψηλόβαθμα στελέχη από εταιρείες 

όπως: Aleutian Capital Group, Ameresco, Alex Brown, Axia Ventures Group, Citi Pension Investments, 

Chesapeake Asset Management, Glacier Pass Management, GlobalX, Insight Partners, Keybank Capital, 

Kyklos Capital, Macquarie, Metropoulos & Co., Morgan Stanley Investment Management, Moody’s, 
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MacArthur Capital Group, Oaktree, Paulson & Co., Point 72 Asset Management, Rothschild, Trispan, 

Safra National Bank. 

Η συζήτηση επικεντρώθηκε στα κάτωθι θέματα: 

• οικονομική ανάκαμψη και οι αναπτυξιακές προοπτικές της Ελλάδας. 

• αντίκτυπος των μεταρρυθμίσεων στην οικονομία και τις επενδύσεις. 

• ευκαιρίες που δημιουργεί η αναβάθμιση της Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα. 

• θετικό επενδυτικό κλίμα και πρωτοβουλίες για την επιτάχυνση των επενδύσεων σε διάφορους 

τομείς. 

Επιπλέον, εξετάστηκαν: 

• οι πρωτοβουλίες της κυβέρνησης για την επιτάχυνση της απονομής δικαιοσύνης και της 

δικαστικής διαδικασίας. 

• ο εξορθολογισμός της ρυθμιστικής διαδικασίας για τις άμεσες ξένες επενδύσεις. 

• οι προοπτικές επέκτασης και αναβάθμισης των ελληνικών κεφαλαιαγορών. 

• το πρόγραμμα ιδιωτικοποιήσεων και οι ευκαιρίες για διεθνείς επενδυτές. 
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Το φόρουμ, αποτελεί ετήσιο θεσμό για την προβολή της Ελλάδας ως επενδυτικού προορισμού και 

πλατφόρμα ανταλλαγής ιδεών και προβολής των επενδυτικών ευκαιριών της χώρας. 

Στο πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum, με τίτλο“GREECE – SPEEDING AHEAD 

POST INVESTMENT UPGRADE” που πραγματοποιήθηκε στις 9 Δεκεμβρίου στη Νέα Υόρκη, η Capital Link 

διοργάνωσε Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης με τη συμμετοχή Υπουργών της Ελληνικής Κυβέρνησης και 

διεθνών επενδυτών. 

 

Το φόρουμ, που αποτελεί ετήσιο θεσμό για την προβολή της Ελλάδας ως επενδυτικού προορισμού, 

αποτέλεσε για ακόμη μια φορά μια εξαιρετική πλατφόρμα ανταλλαγής ιδεών και προβολής των 

επενδυτικών ευκαιριών της χώρας. Επιπλέον η Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης, παρείχε μια μοναδική 

ευκαιρία στους υπουργούς της Ελληνικής Κυβέρνησης για ανοιχτό διάλογο με 22 investment funds και 

εταιρείες, σχετικά με τις μεταρρυθμίσεις και τις στρατηγικές ανάπτυξης της Ελλάδας, πέραν των κατ’ 
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Οι υπουργοί της ελληνικής κυβέρνησης που συμμετείχαν ήταν: 

• κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών και Μεταφορών 

• Κυρία Νίκη Κεραμέως, υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 

• κ. Νίκος Παπαθανάσης, αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

• Κυρία Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Στη Συζήτηση Στρογγυλής Τραπέζης συμμετείχε επίσης ο κ. Γιάννης Στουρνάρας, Διοικητής της 

Τράπεζας της Ελλάδος. 
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Συντονιστής της συζήτησης ήταν ο Δρ. Μαρίνος Γιαννόπουλος, Διευθύνων Σύμβουλος της 

EnterpriseGreece, ο οποίος κατά την έναρξη της συζήτησης αναφέρθηκε στην πρόσφατη αναβάθμιση 

της μακροπρόθεσμης πιστοληπτικής ικανότητας της χώρας σε BBB από BBB- από την Scope Ratings, η 

οποία επικαλέστηκε τη δημοσιονομική πειθαρχία, τη μείωση του δημόσιου χρέους και την 

ανθεκτικότητα του τραπεζικού συστήματος και η οποία αναδεικνύει τη σταθερή οικονομική πορεία της 

χώρας. 

Μεταξύ των επενδυτών που συμμετείχαν, συμπεριλαμβάνονται υψηλόβαθμα στελέχη από εταιρείες 

όπως: Aleutian Capital Group, Ameresco, Alex Brown, Axia Ventures Group, Citi Pension Investments, 

Chesapeake Asset Management, Glacier Pass Management, GlobalX, Insight Partners, Keybank Capital, 

Kyklos Capital, Macquarie, Metropoulos & Co., Morgan Stanley Investment Management, Moody’s, 



MacArthur Capital Group, Oaktree, Paulson & Co., Point 72 Asset Management, Rothschild, Trispan, 

Safra National Bank. 

Η συζήτηση επικεντρώθηκε στα κάτωθι θέματα: 

• οικονομική ανάκαμψη και οι αναπτυξιακές προοπτικές της Ελλάδας. 

• αντίκτυπος των μεταρρυθμίσεων στην οικονομία και τις επενδύσεις. 

• ευκαιρίες που δημιουργεί η αναβάθμιση της Ελλάδας σε επενδυτική βαθμίδα. 

• θετικό επενδυτικό κλίμα και πρωτοβουλίες για την επιτάχυνση των επενδύσεων σε διάφορους 

τομείς. 

Επιπλέον, εξετάστηκαν: 

• οι πρωτοβουλίες της κυβέρνησης για την επιτάχυνση της απονομής δικαιοσύνης και της 

δικαστικής διαδικασίας. 

• ο εξορθολογισμός της ρυθμιστικής διαδικασίας για τις άμεσες ξένες επενδύσεις. 

• οι προοπτικές επέκτασης και αναβάθμισης των ελληνικών κεφαλαιαγορών. 

• το πρόγραμμα ιδιωτικοποιήσεων και οι ευκαιρίες για διεθνείς επενδυτές. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



https://www.ot.gr/2024/12/10/english-edition/capital-link-forum-highlights-greeces-economic-

resurgence-honors-bog-gov-stournaras/ 

Capital Link Forum Highlights Greece’s Economic Resurgence; Honors BoG Gov Stournaras 

Capital Link Hellenic Leadership Award recipient, Bank of Greece Gov. Yannis Stournaras, an ex-FinMin, 

was lauded for his pivotal role during Greece’s economic recovery 
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New York City served as the epicenter of a global celebration of Greece’s economic achievements on 

December 9, 2024, during the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum 
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The event, titled “Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade,” brought together political 

leaders, financial executives, and investors to spotlight Greece’s economic transformation and the 

strengthening of U.S.-Greek relations. 

The official dinner, a key highlight, honored Dr. Yannis Stournaras, Governor of the Bank of Greece, with 

the prestigious Capital Link Hellenic Leadership Award for his transformative contributions to Greece and 

Europe. 

Honoring a Resilient Leader 

 

The Capital Link Hellenic Leadership Award recognizes individuals who have significantly advanced 

Greece’s global business and investment connections. This year’s recipient, Yannis Stournaras, was 

lauded for his pivotal role during Greece’s economic recovery, including his efforts as Minister of Finance 

and later as Governor of the Bank of Greece. His leadership helped stabilize Greece’s finances, prevent a 

potential exit from the Eurozone, and navigate the Greek banking system through a challenging crisis. 

Nicolas Bornozis, President of Capital Link, opened the evening, emphasizing the enduring importance of 

the forum in fostering international investment in Greece. Greek Ambassador to the U.S., Ekaterini 



Nassika, delivered a heartfelt tribute to Dr. Stournaras, underscoring his resilience and optimism during 

the darkest days of Greece’s economic crisis. 

“Even in the most challenging times, he remained a steadfast advocate for Greece’s potential,” Nassika 

remarked. “Dr. Stournaras is not only a guardian of Greece’s economic stability but also an unwavering 

optimist who has played a decisive role in our country’s resurgence.” 

John Paulson: “Greece is Rising Fast” 

Renowned investor John Paulson introduced Dr. Stournaras, praising Greece’s remarkable economic 

progress under Prime Minister Kyriakos Mitsotakis. Paulson highlighted a series of achievements, 

including GDP growth outpacing the European average, record-breaking tourism revenues, and 

significant reductions in unemployment. 

“These positive trends set Greece apart,” Paulson said. “With investment-grade status restored and a 

thriving banking sector, Greece is on an upward trajectory. Much of this success is owed to leaders like 

Dr. Stournaras, whose dedication and expertise have been instrumental in this transformation.” 

Paulson also commended Stournaras for orchestrating key financial reforms, such as the “Hercules” 

program, which effectively cleansed Greek banks of non-performing loans, leaving them well-capitalized 

and profitable. 

Economic Success Amidst Challenges 

In his acceptance speech, Dr. Stournaras reflected on Greece’s journey from the brink of financial 

collapse to its current position as a European success story. He attributed the turnaround to a 

combination of factors: rigorous fiscal and structural reforms, a commitment to remaining in the 

Eurozone, and strategic use of European Union funds. 

“The recovery of investment-grade status is a testament to Greece’s resilience,” Dr. Stournaras said. 

“However, we must not lose sight of the challenges ahead, particularly the need to address the structural 

competitiveness gap and the persistent current account deficit.” 

Dr. Stournaras emphasized the importance of leveraging EU funds to invest in human capital, green 

energy, and digital technologies, which he sees as critical to sustaining Greece’s growth and 

competitiveness. 

The Path Forward 

While celebrating Greece’s progress, speakers at the forum underscored the need for ongoing reform 

and political consensus. Dr. Stournaras called for a technocratic approach to governance, prioritizing 

measurable outcomes and bipartisan support for necessary changes. 

“A fragmented political landscape would risk undoing the hard-earned gains of recent years,” he warned, 

advocating for broader political unity to ensure the effective implementation of reforms. 



One area of focus was Greece’s defense expenditure, which Dr. Stournaras described as 

disproportionately burdensome for Greek taxpayers. He urged greater European collaboration in defense 

investment and co-production to alleviate these costs and foster economic stability. 

Dr. Stournaras also pointed to the improving relationship between Greece and Turkey as a factor 

contributing to regional stability and economic confidence. He highlighted significant progress in areas 

such as airspace management and migration, which have helped ease public concerns and bolster 

Greece’s international standing. 

“An agreement on maritime zones would not only secure peace but also unlock significant economic 

growth opportunities in the region and Greece in particular,” he said. 

A Testament to Greece’s Global Appeal 

With over 97 high-profile speakers and participation from international investors, policymakers, and 

industry leaders, this year’s Capital Link Forum underscored Greece’s growing appeal as an investment 

destination. Key sectors highlighted included infrastructure, hospitality, real estate, and energy, all 

bolstered by Greece’s strategic location at the crossroads of Europe, Asia, and Africa. 

The forum’s enduring success reflects the resilience of Greece’s economy and its ability to attract long-

term capital even during turbulent times. By combining insightful discussions and recognition of 

transformative leadership, the Capital Link Forum continues to reinforce Greece’s position on the 

international stage. 
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Συνέδριο Capital Link στη Νέα Υόρκη: «Ελκυστικός επενδυτικός προορισμός η Ελλάδα» – Σταϊκούρας 
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Στο επίκεντρο του διεθνούς επενδυτικού ενδιαφέροντος βρέθηκε η Ελλάδα στο Capital Link της Νέας 

Υόρκης. Ισχυροί οικονομικοί παράγοντες, επενδυτές, επιχειρηματίες και τραπεζίτες συμφώνησαν ότι η 

παρούσα συγκυρία είναι εξαιρετικά ευνοϊκή για τη χώρα μας. Οι συνθήκες που έχουν διαμορφωθεί 

πολύ θετικές και οι προοπτικές ακόμη σημαντικότερες. 
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Για 20η συνεχή χρονιά, το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε συνεργασία με την Capital Link 

διοργάνωσαν ειδική εκδήλωση με τίτλο “GREEK AMERICAN ISSUER DAY” στο Χρηματιστήριο της Νέας 

Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ της Αμερικής, της 

Ελλάδος και της Ελληνο-αμρικανικής κοινότητας. 

«Παραδώσαμε και το μετρό στη Θεσσαλονίκη, το πιο εμβληματικό έργο στην πρωτεύουσα και 

συνεχίζουμε. Συνεχίζουμε με σκληρή δουλειά και μεθοδικότητα, έτσι ώστε να δημιουργήσουμε ακόμα 

πιο ανθεκτικές υποδομές και βιώσιμες μεταφορές σε όλη την ελληνική επικράτεια», ανέφερε ο 

Χρήστος Σταϊκούρας. 

Photo Credit: NYSE  

Από την πλευρά της η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως τόνισε πως, «το υπουργείο Εργασίας 

αναπτύσσει μια πρωτοβουλία προκειμένου να φέρει κοντά Έλληνες που ζουν και δραστηριοποιούνται 

στο εξωτερικό με επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα και είναι σε αναζήτηση 

εξειδικευμένου προσωπικού». 

Οι συμμετέχοντες ανέδειξαν τις προοπτικές της ελληνικής οικονομίας, τονίζοντας ότι η χώρα μας μέσα 

από ένα σχέδιο οικονομικών μεταρρυθμίσεων και στρατηγικών επενδυτικών επιλογών, έχει 

επαναπροσδιορίσει τον ρόλο της διεθνώς και έχει μετατραπεί σε έναν ελκυστικό προορισμό 

επιχειρηματικού ενδιαφέροντος. 



«Η Ελλάδα παρουσιάζει υψηλούς ρυθμούς ανάπτυξης, δημιουργεί νέες θέσεις εργασίας, δημιουργεί 

ελκυστικότητα ως προς τις επενδύσεις και αυτό το οποίο είδαμε εδώ στη Νέα Υόρκη είναι το μεγάλο 

ενδιαφέρον των επενδυτικών οίκων και των επενδυτών», είπε ο Νίκος Παπαθανάσης, αναπληρωτής 

Υπ. Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών. 

Οι εκπρόσωποι της ελληνικής κυβέρνησης μετέφεραν τη σταθερή βούληση για περαιτέρω βελτίωση 

του επενδυτικού περιβάλλοντος στην Ελλάδα. «Η Ελλάδα, παρά τις γεωπολιτικές και οικονομικές 

προκλήσεις που ο κόσμος όλος αντιμετωπίζει, έχει καταφέρει τα τελευταία χρόνια να παραμείνει 

προσηλωμένη στο στόχο να πετύχει την κλιματική ουδετερότητα στη χώρα», εξήγησε η Άννα Σδούκου, 

υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας. 

Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της κυβέρνησης τα 

τελευταία έξι χρόνια, τονίζοντας ότι η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της 

Ευρωζώνης. 

Στο τέλος της εκδήλωσης, οι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νεας Υορκης Ελληνοαμερικανικές και 

Ελληνικών συμφερόντων εταιρίες, καθως και εκπρόσωποι της Ελληνικής Κυβέρνησης που συμμετείχαν 

στο 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum επενδυτικο συνεδριο, χτύπησαν το “Closing Bell” – 

«καμπανάκι του κλεισίματος των εργασιών» της Τρίτης, 10 Δεκεμβρίου 2024, του NYSE-New York 

Stock Exchange. 

Η «Ημέρα Ελλάδος – Αμερικής» 

Πραγματοποιήθηκε, όπως κάθε χρόνο, στo πλαίσιο του 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum 

Series titled Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade το οποίο είχε ολοκληρώσει τις εργασίες 

του την προηγούμενη μέρα με μεγάλη επιτυχία και εξαιρετική συμμετοχή. Το Συνέδριο διοργανώθηκε 

σε συνεργασία με το «New York Stock Exchange», το «Athens Exchange Group (ATHEX Group)» και 

μεγάλες διεθνείς Τράπεζες & Οργανισμούς. 

Το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, ανήρτησε την Ελληνική σημαία στην Wall Street, μια στιγμή 

ιδιαίτερης περηφάνειας και συγκίνησης για την Ελληνική Κυβερνητική αποστολή, τα στελέχη 

ναυτιλιακών και άλλων εταιρειών εισηγμένων στο Χρηματιστήριο Νέας Υόρκης, καθώς και τους 

εκπροσώπους των εταιριών που συμμετείχαν στην εκδήλωση.  
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Σύμφωνα με το σχετικό δελτίο Τύπου, «η ενεργός ανάμειξη του Χρηματιστηρίου της Νέας Υόρκης, του 

μεγαλύτερου Χρηματιστηρίου στον κόσμο, συμβάλλει στην αναβάθμιση και προβολή της Ελλάδος σε 

ένα ευρύτατο επενδυτικό κοινό σε παγκόσμιο επίπεδο. Επίσης δείχνει την σταθερή υποστήριξη του 

Χρηματιστηρίου της Νεας Υορκης στην Ελλάδα, τις Ελληνικές επιχειρήσεις, την Ελληνική Ναυτιλία και 

την Ομογένεια. Η Αμερικανική Κεφαλαιαγορά αποτελεί σημαντικότατη πηγή άντλησης κεφαλαίων για 

αυξανόμενο αριθμό εταιριών Ελληνικών συμφερόντων και το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης 

διαδραματίζει κύριο ρόλο σε αυτό».  

Η κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings, NYSE καλωσόρισε την Ελληνική Αντιπροσωπεία και τις 

εισηγμένες στο NYSE εταιρείες και αναφέρθηκε στη μακροχρόνια σχέση μεταξύ του Χρηματιστηρίου 

της Νέας Υόρκης, της Ελληνο-Αμερικανικής κοινότητας της Ελλάδος και τόνισε ότι η δέσμευση του NYSE 

με την Ελληνοαμερικανική διασπορά, τη ναυτιλιακή και επιχειρηματική κοινότητα της Ελλάδας και στις 

εισηγμένες εταιρείες του NYSE, παραμένει ισχυρή.  

Μετά από την υποδοχή της κυρίας Tara Dziedzic ακολούθησαν σύντομες ομιλίες του και του κ. 

Χρήστου Σταϊκούρα, Υπουργού Υποδομών & Μεταφορών και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder, 

President & CEO, TEN Ltd. Αναφερθηκαν στην σημαντικη πρόοδο που εχει επιτελεσει η Ελληνικη 

οικονομία, στην ελκυστικότητα της Ελλάδος σαν επιχειρηματικό και επενδυτικό προορισμό, στην 

διεθνοποίηση του Ελληνικού επιχειρείν και στην πατροπαράδοτη στενή συνεργασία μεταξύ Ελλάδος και 

Αμερικής.  



Ο κ. Σταϊκούρας ανέφερε χαρακτηριστικά οτι το 2019, την πρώτη φορά που συμμετείχε στην εκδήλωση 

χτυπώντας το Closing Bell, ειχε εκφράσει την δέσμευση της κυβερνησεως οτι “Greece is on the way 

back” και σήμερα το 2024 μπορεί να πεί οτι “Greece is back”. Επανέλαβε το μήνυμα του 

Πρωθουπουγού στο Συνέδριο της Capital Link την προηγούμενη μέρα: “the best is still to come”.  

O Δρ. Τσάκος, αναφέρθηκε στην – πάνω από 22 έτη – πορεία της ΤΕΝ στο χρηματιστήριο της Νεα 

Υόρκης, και στον κομβικό ρόλο της ελληνικής ναυτιλίας στο παγκόσμιο εμπόριο και την παγκόσμια 

εφοδιαστική αλυσίδα. 

Παράλληλα, και οι δυο ευχαρίστησαν το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης για τη σημαντική εκδήλωση. 

Ακολούθησε ανταλλαγή αναμνηστικών δώρων μεταξύ του Χρηματιστηρίου NYSE, κυρίας Tara Dziedzic, 

του Υπουργού κ. Χρήστου Σταϊκούρα, και του Δρ. Νίκου Τσάκου, Founder, President & CEO, TEN Ltd.  

Ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, Υπουργός Υποδομών & Μεταφορών έχοντας εγκαινιάσει πρόσφατα το Μετρό 

της Θεσσαλονίκης με τον Πρωθυπουργό, χάρισε μία αναμνηστική πλακέτα με το λογότυπο του Μετρό 

της Θεσσαλονίκης στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US Listings NYSE.  

Απονομή τιμητικής πλακέτας 

Ο κ. Νίκος Μπορνόζης, Πρόεδρος της Capital Link απένειμε στην κυρία Tara Dziedzic, Head of US 

Listings, NYSE, ειδική αναμνησιτκή πλακέτα, αναγνωρίζοντας και ευχαριστώντας το Χρηματιστήριο της 

Νέας Υόρκης για την μακροχρόνια υποστήριξη και συνεισφορά του για περισσότερες από δύο 

δεκαετίες. Το γεγονός ότι επί 20 συναπτά έτη το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης διοργανώνει την 

“Greek American Issuer Day” που περιλαμβανει και το Closing Bell, εχει μια μοναδικοτητα και 

αποδεικνυει την στενη σχεση με την Ελλάδα, τους Έλληνες Επιχειρηματίες, την Ελληνική ναυτιλιακή 

κοινότητα και την Ομογένεια.  



 

Closing Bell  

Αυτή τη φορά, το καμπανάκι κλεισίματος χτύπησαν ο Δρ. Νίκος Τσάκος, Founder, President & CEO της 

TEN Ltd. και ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας, υπουργός Υποδομών & Μεταφορών, πλαισιωμένοι από την κα 

Tara Dziedzic, Head of US Listings – NYSE, τον κ. Παναγιώτη Τσάκο -Tsakos Energy Navigation, τους 

εκπροσώπους της ελληνικής κυβέρνησης, κα Αικατερίνη Νασίκα – Πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, κα 

Αλεξάνδρα Σδούκου, υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, καθώς και εκπροσώπους των 

ακόλουθων εισηγμένων στο NYSE εταιρειών: κ. Panayiotis Peter Contis, Vice President Ameresco 

Inc., κα. Anamaria Xenohristos, Founder of CAVA Group, Inc., κ. Ted Xenohristos, Co- Founder & Chief 

Concept Officer of CAVA Group, Inc., κ. Peter Hadjipateras, Chief Information, Security And Sustainability 

Officer- Dorian LPG, κ. Ted Petrone, Vice Chairman of NAVIOS MARITIME PARTNERS L.P. ), καθώς επίσης, 

την Olga Bornozi, Managing Director – Capital Link, και τον κ. Νίκο Μπορνόζη, President – Capital Link. 



 

Η τελετή αναμεταδόθηκε ζωντανά από όλα τα μεγάλα διεθνή τηλεοπτικά δίκτυα των HΠΑ καθώς 

αποτελεί ένα γεγονός με μέγιστη ακροαματικότητα σε παγκόσμιο επίπεδο και την παρακολουθούν 

150 εκατομμύρια τηλεθεατές.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



https://www.amna.gr/home/article/869325/Capital-Link-Forum-Enischusi-ton-ellinoamerikanikon-
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Το Capital Link Ιnvest in Greece Forum έλαβε χώρα για ακόμα μια χρονιά στην καρδιά της Ν. Υόρκης και 

με τίτλο «Greece Speeding Ahead Post Investment Upgrade» τίμησε τους στενούς επιχειρηματικούς και 

πολιτικούς δεσμούς μεταξύ των ΗΠΑ και της Ελλάδας και αποτέλεσε το ιδανικό σκηνικό για την 

ανάδειξη της ελκυστικότητας της Ελλάδας ως επενδυτικού κέντρου, με εκπροσώπους της ελληνικής 

κυβέρνησης να προβάλλουν τις δυνατότητες και το μέλλον της χώρας. 

Διαβάστε επίσης: 

Ν. Κεραμέως: Στόχος να κάνουμε την Ελλάδα ακόμα πιο ελκυστική στις επενδύσεις 

Αλ. Εξάρχου: Η Ελλάδα θα συνεχίσει να αναπτύσσεται, όμως απαιτούνται διαρθρωτικές 

μεταρρυθμίσεις και αλλαγή παραγωγικού μοντέλου 

Γ. Στουρνάρας: Τα συστημικά πολιτικά κόμματα πρέπει να καλλιεργήσουν την κουλτούρα συναίνεσης 

  

Η Ελλάδα, μέσα από στρατηγικές επενδύσεις, οικονομικές μεταρρυθμίσεις και διεθνείς συνεργασίες, 

επαναπροσδιορίζει τη θέση της στον παγκόσμιο χάρτη, δίνει έμφαση στη βιώσιμη ανάπτυξη και τη 

βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλοντος και προσφέρει μοναδικές ευκαιρίες σε επενδυτές και 

https://www.amna.gr/home/article/869325/Capital-Link-Forum-Enischusi-ton-ellinoamerikanikon-oikonomikon-scheseon
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συνεργάτες, ήταν το μήνυμα του ελληνοαμερικανικού συνεδρίου. Ο πρόεδρος της Capital Link, Νικόλας 

Μπορνόζης, χαρακτήρισε το συνέδριο ως πλατφόρμα διεθνούς απήχησης, προσελκύοντας το 

ενδιαφέρον κορυφαίων επιχειρηματιών και πολιτικών. 

Ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης, στο μήνυμά του επεσήμανε τις επιτυχίες της κυβέρνησής του 

τα τελευταία έξι χρόνια. «Η Ελλάδα είναι σήμερα μία από τις κορυφαίες οικονομίες της Ευρωζώνης 

όσον αφορά την αύξηση του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, σημειώνοντας σχεδόν 20% αύξηση από το 2020 έως το 

2023», ανέφερε και τόνισε ότι «η μείωση της ανεργίας κατά 8 ποσοστιαίες μονάδες και η εντυπωσιακή 

πτώση του χρέους προς ΑΕΠ κατά 20 μονάδες καταδεικνύουν τη συνεπή εφαρμογή της οικονομικής 

στρατηγικής της κυβέρνησης». 

Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε τις φορολογικές μεταρρυθμίσεις και τις επενδύσεις στις υποδομές. 

«Από την 1η Ιανουαρίου, μειώνουμε περαιτέρω τις ασφαλιστικές εισφορές, ενώ παράλληλα έχουμε 

συνδέσει τα POS με τις ταμειακές μηχανές, αντιμετωπίζοντας τη φοροδιαφυγή. Η ανεργία συνεχίζει να 

μειώνεται δραστικά, περίπου οκτώ ποσοστιαίες μονάδες κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής μας, 

σημειώνοντας τη σημαντικότερη μείωση στην ΕΕ. Παράλληλα, η σχέση μεταξύ χρέους και ΑΕΠ 

συνάντησε τη μεγαλύτερη μείωση από οποιαδήποτε άλλη χώρα της ΕΕ κατά την περίοδο 2019 με 2023. 

Αυτά τα επιτεύγματα είναι αποτέλεσμα ενός ισχυρού προγράμματος μεταρρυθμίσεων, που δίνει 

έμφαση στον οικονομικό μετασχηματισμό, τις φορολογικές περικοπές και, ναι, την πολιτική 

σταθερότητα», ανέφερε. 

Τέλος, ο πρωθυπουργός «κάλεσε τους επενδυτές να συνεχίσουν να στηρίζουν την Ελλάδα, 

υπογραμμίζοντας την αναβάθμιση του Χρηματιστηρίου Αθηνών σε καθεστώς ανεπτυγμένης αγοράς ως 

το επόμενο μεγάλο βήμα. 

«Όταν μίλησα για πρώτη φορά σε αυτό το συνέδριο το 2019, παρουσίασα το όραμα της κυβέρνησής 

μας και απηύθυνα πρόσκληση να ενωθείτε μαζί μας και να συμμετάσχετε στην επιτυχία αυτής της 

πορείας. Έκτοτε, τα ελληνικά περιουσιακά στοιχεία έχουν ξεπεράσει σταθερά κάθε προσδοκία», 

ανέφερε στο μήνυμα του ο κ. Μητσοτάκης. 

Υποδομές και Ανάπτυξη 

Ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας, παρουσίασε μια σειρά εμβληματικών 

έργων που ολοκληρώθηκαν το προηγούμενο έτος. Ανάμεσά τους, η παράδοση του μετρό Θεσσαλονίκης 

και η ανανέωση του στόλου των λεωφορείων σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη. «Αυτές οι πρωτοβουλίες δεν 

ενισχύουν μόνο τις υποδομές, αλλά βελτιώνουν τη ζωή των πολιτών και ενισχύουν την ελκυστικότητα 

της χώρας ως επενδυτικού προορισμού», σημείωσε. 

Εργασιακό Περιβάλλον και Επενδύσεις 

Η υπουργός Εργασίας, Νίκη Κεραμέως, αναφέρθηκε στις μεταρρυθμίσεις που προωθούν την αγορά 

εργασίας και ενισχύουν τις επενδυτικές προοπτικές. Μεταξύ άλλων, υπογράμμισε τη σημασία της 

ενίσχυσης των συλλογικών διαπραγματεύσεων και την πρόσφατη νομοθεσία για τον κατώτατο μισθό. 



«Δημιουργούμε τις συνθήκες εκείνες που ευνοούν τις επενδύσεις και την απασχόληση», σημείωσε, 

αναδεικνύοντας τη συνεργασία με διεθνείς οργανισμούς όπως η Διεθνής Οργάνωση Εργασίας. 

Ενέργεια και Βιωσιμότητα: Μια Στρατηγική Προτεραιότητα 

Στο ίδιο Συνέδριο, η υφυπουργός Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, ανέδειξε τη στρατηγική της Ελλάδας 

στον ενεργειακό τομέα. «Η χώρα μας παραμένει σταθερά προσηλωμένη στον στόχο της κλιματικής 

ουδετερότητας, επενδύοντας σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενεργειακές υποδομές» τόνισε και 

συνέχισε αναφέροντας πως «η Ελλάδα διαμορφώνει ισχυρές διεθνείς συμμαχίες για μεγαλύτερη 

ενεργειακή αυτονομία και ασφάλεια». 

Ο υφυπουργός Ανάπτυξης, Νίκος Παπαθανάσης, επισήμανε τη δημοσιονομική σταθερότητα της χώρας. 

«Η Ελλάδα ξεχωρίζει για τη σταθερότητα που προσφέρει, τόσο σε πολιτικό όσο και σε οικονομικό 

επίπεδο, διαφοροποιούμενη από άλλες ευρωπαϊκές χώρες που αντιμετωπίζουν προβλήματα», 

ανέφερε, παρουσιάζοντας τον νέο προϋπολογισμό που εκτείνεται μέχρι το 2028. 

Το Forum Capital Link: Μια Γέφυρα Μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ 

Στo δείπνο μετά το πέρας του συνεδρίου απονεμήθηκε το βραβείο «Hellenic Leadership Award» στον 

δρ. Γιάννη Στουρνάρα ως αναγνώριση της ουσιαστικής και μακροχρόνιας δέσμευσης και συνεισφοράς 

του στην οικονομία της Ελλάδας και της Ευρώπης, και της καθοριστικής συμβολής του τόσο σε σχέση με 

την παραμονή της Ελλάδας στην Ευρωζώνη όσο και με την ανάκαμψη της ελληνικής οικονομίας. 

Το δείπνο άνοιξε με σύντομη ομιλία της η πρέσβης της Ελλάδος στις ΗΠΑ, κ. Αικατερίνη Νασίκα. 

Η πρέσβης ανέφερε ότι κ. Στουρνάρας είναι μια εξέχουσα προσωπικότητα της ελληνικής οικονομίας, 

που διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο στη σταθεροποίησή της κατά την κρίσιμη δεκαετία 2009-2019. Με 

σπουδές στην Οξφόρδη και μακρά πανεπιστημιακή σταδιοδρομία, όπως τόνισε η κ. Νασίκα, συνέβαλε 

τόσο από ακαδημαϊκές όσο και από δημόσιες θέσεις, όπως αυτή του υπουργού Οικονομικών το 2012 

και Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος από το 2014. 

Η κ. Νασίκα υπογράμμισε ότι ο κ. Στουρνάρας κατά την κορύφωση της κρίσης το 2015, διατήρησε την 

ανεξαρτησία και την ακεραιότητα του θεσμού που υπηρετούσε, προστατεύοντας τη σταθερότητα του 

τραπεζικού συστήματος και παρέμεινε αισιόδοξος, προβάλλοντας τις δυνατότητες της ελληνικής 

οικονομίας, ενώ οι προβλέψεις του για ανάκαμψη επαληθεύτηκαν. 

Ο κ. Στουρνάρας, ανέφερε επίσης η κ. Νασίκα «χαρακτηρίζεται από ανθεκτικότητα, ψυχραιμία και 

αφοσίωση, τόσο σε επαγγελματικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. Η σταθερή του προσφορά και η 

ηγεσία του τον καθιστούν κεντρικό πυλώνα της ελληνικής οικονομικής ανάκαμψης και πρότυπο 

δημόσιου λειτουργού». 

Τον κ. Στουρνάρα προλόγισε ο Αμερικανός δισεκατομμυριούχος και πρόεδρος της «Paulson & Co» κ. 

Τζον Πόλσον. 



O κ. Πόλσον τόνισε, μεταξύ άλλων, ότι υπό την ηγεσία του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, η 

Ελλάδα έχει καταστεί οικονομικός ηγέτης στην Ευρώπη, πετυχαίνοντας ταχεία ανάπτυξη και 

σταθερότητα μέσω μειώσεων φόρων, μείωσης της γραφειοκρατίας και δημοσιονομικής πειθαρχίας. 

Όπως είπε ο κ. Πόλσον σημαντικά επιτεύγματα περιλαμβάνουν τον ρυθμό ανάπτυξης του ΑΕΠ 2,3% 

(τέσσερις φορές πάνω από τον μέσο όρο της ΕΕ), την ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, το ρεκόρ 

εσόδων από τον τουρισμό ύψους 19 δισ. ευρώ, την αύξηση 10% στη βιομηχανική παραγωγή από το 

2020 και τη μείωση της ανεργίας στο 9,3% από 19% το 2018. 

Ο κ. Πόλσον επισήμανε ότι οι τιμές των ακινήτων αυξάνονται κατά 9% ετησίως, ενώ οι ελληνικές 

τράπεζες παρουσιάζουν ισχυρές επιδόσεις. Το οικονομικό μέλλον της Ελλάδας, ανέφερε διαγράφεται 

λαμπρό, με συνεχιζόμενη επιτυχία υπό τη σημερινή κυβέρνηση και πολιτικές φιλικές προς τις 

επενδύσεις. 

«Αν η Ελλάδα συνεχίσει να ακολουθεί φιλοεπενδυτικές πολιτικές και σε επόμενες κυβερνήσεις, είμαι 

εξίσου βέβαιος ότι η ευημερία της χώρας μπορεί να συνεχιστεί για δεκαετίες. Διαφαίνεται ένα λαμπρό 

μέλλον για την Ελλάδα στον ορίζοντα. Ο άνθρωπος κλειδί που έχει παίξει πρωταγωνιστικό ρόλο στο να 

φτάσει η Ελλάδα σε αυτό το σημείο, που έχει υπηρετήσει τη χώρα του λαμβάνοντας εξαιρετικές 

διακρίσεις, είναι το τιμώμενο πρόσωπο της σημερινής εκδήλωσης, ο διοικητής της Τράπεζας της 

Ελλάδος, δρ. Γιάννης Στουρνάρας», ανέφερε ο κ. Πόλσον. 

Σε μια εκτενή ομιλία, ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, αφού παρέλαβε το 

βραβείο του, έκανε μια ανασκόπηση της πορείας της ελληνικής οικονομίας, αναδεικνύοντας την 

πρόοδο, τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Από την ένταξη στη ευρωζώνη μέχρι την ανάκτηση της 

επενδυτικής βαθμίδας, ο κ. Στουρνάρας παρουσίασε πώς η χώρα μετέτρεψε την οικονομική κρίση σε 

«success story». 

Σημαντικά Επιδόματα 

Η Ελλάδα σημειώνει ανάπτυξη υψηλότερη από τον μέσο όρο της ΕΕ, ενώ η ανεργία μειώθηκε δραστικά. 

Οι τράπεζες ανακεφαλαιοποιήθηκαν και το χρέος μειώθηκε, με τις επενδύσεις να επιστρέφουν 

δυναμικά. Ο ρόλος του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (RRF) ήταν καθοριστικός, 

επιτρέποντας την άντληση ευρωπαϊκών πόρων. 

Προκλήσεις και Μελλοντικοί Στόχοι 

Παρά την πρόοδο, ο κ. Στουρνάρας υπογράμμισε τις προκλήσεις, όπως το υψηλό έλλειμμα στο Ισοζύγιο 

Τρεχουσών Συναλλαγών και τη χαμηλή διαρθρωτική ανταγωνιστικότητα. Έθεσε ως προτεραιότητες: 

Επενδύσεις: Εστίαση στις υποδομές, την πράσινη ενέργεια και τις ψηφιακές τεχνολογίες. 

Μεταρρυθμίσεις: Βελτίωση της δημόσιας διοίκησης, εξάλειψη γραφειοκρατίας και επιτάχυνση 

απονομής δικαιοσύνης. 



Χρηματοδότηση: Ενίσχυση της ανθεκτικότητας του τραπεζικού τομέα και αξιοποίηση εναλλακτικών 

πηγών χρηματοδότησης. 

Ο Ρόλος των Διαρθρωτικών Μεταρρυθμίσεων 

Ο κ. Στουρνάρας τόνισε την ανάγκη για πολιτική συναίνεση στις διαρθρωτικές αλλαγές, επισημαίνοντας 

ότι μόνο μέσα από συνεργασία και τεκμηριωμένες πολιτικές μπορεί να διασφαλιστεί μακροπρόθεσμη 

ευημερία. Παράλληλα, ανέδειξε τη σημασία του ελληνοτουρκικού διαλόγου για σταθερότητα και 

ασφάλεια στην περιοχή. 

Ευρωπαϊκή Προοπτική 

Η πρόοδος της Ελλάδας τοποθετήθηκε σε ευρωπαϊκό πλαίσιο, με τον κ. Στουρνάρα να υπογραμμίζει τη 

σημασία του κοινού οράματος και της συνέπειας σε πολιτικές που εξασφαλίζουν δημοσιονομική 

υπευθυνότητα και οικονομική σύγκλιση. 

«Με την επώδυνη εμπειρία της πρόσφατης οικονομικής κρίσης, πιστεύω ότι τα "συστημικά" ελληνικά 

πολιτικά κόμματα αναγνωρίζουν ως αυτονόητους πυλώνες την πολιτική και οικονομική σταθερότητα και 

την ευρωπαϊκή πορεία της χώρας. Αυτό το γεγονός δημιουργεί μια μοναδική ευκαιρία για την 

καλλιέργεια μιας κουλτούρας συναίνεσης στη χώρα μας. Μια συναινετική πολιτική κουλτούρα 

διευκολύνει τον επιμερισμό του πολιτικού κόστους και, κατά συνέπεια, την εφαρμογή αναγκαίων και 

ουσιαστικών μεταρρυθμίσεων», ανέφερε ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος. 

Αυτή η διεθνής συνάντηση κορυφής για την Ελλάδα στην Νέα Υόρκη, πραγματοποιείται κάθε χρόνο, 

ανεξάρτητα από τις πολιτικές και οικονομικές συνθήκες στη χώρα. Μέσα από την πορεία των 26 

συναπτών ετών που διοργανώνεται, έχει επιδοθεί σε συστηματική προσπάθεια προβολής της Ελλάδος 

στο διεθνές επενδυτικό και επιχειρηματικό κοινό. 

Ο πρέσβης των Ηνωμένων Πολιτειών στην Ελλάδα, κ. Τζορτζ Τσούνης, μιλώντας στο συνέδριο εξήρε την 

ενίσχυση των δεσμών Ελλάδας-ΗΠΑ, επισημαίνοντας τη συνεργασία τους σε κρίσιμους τομείς όπως η 

περιφερειακή και παγκόσμια ασφάλεια, η οικονομική ανάπτυξη και η ενεργειακή συνδεσιμότητα. Ο κ. 

Τσούνης ανέδειξε τις επιτυχίες της συνεργασίας, όπως η αναζωογόνηση των ναυπηγείων Ελευσίνας 

μέσω επένδυσης 125 εκατομμυρίων δολαρίων και η καθιέρωση της Ελλάδας ως κορυφαίου 

προορισμού για Αμερικανούς φοιτητές και υπογράμμισε τη σημασία της συνεργασίας στον τομέα της 

ασφάλειας, ενισχύοντας τη διαλειτουργικότητα του ΝΑΤΟ και προωθώντας τη σταθερότητα στην 

περιοχή. Η φιλία μεταξύ των δύο χωρών, ανέφερε ο κ. Τσούνης, χαρακτηρίζεται ως ισχυρότερη από 

ποτέ, ενισχύοντας τη γεωπολιτική και οικονομική σταθερότητα. 

Φέτος το συνέδριο διοργανώθηκε σε μια εξαιρετικά θετική για την Ελλάδα περίοδο με τη συμμετοχή 

κορυφαίων αμερικανών και διεθνών επενδυτών, διεθνών & ελληνικών επιχειρήσεων, διεθνών & 

ελληνικών τραπεζών & οργανισμών, ανώτερων κυβερνητικών, 19 εισηγμένων εταιριών και 97 

κΚορυφαίων ομιλητών. 

Σύμφωνα με τους συνιδρυτές του «Capital Link Invest in Greece Forum» Nικόλας και Όλγα Μπορνόζη, 

«το φετινό φόρουμ ήταν ιδιαίτερα σημαντικό, καθώς η ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας αποτελεί 



ορόσημο για την ελληνική οικονομία, προσελκύοντας μακροπρόθεσμα κεφάλαια και δημιουργώντας 

ευνοϊκές συνθήκες ρευστότητας. Η γεωγραφική θέση της Ελλάδας, όντας στο σταυροδρόμι τριών 

ηπείρων παρέχει εύκολη πρόσβαση τόσο σε αναδυόμενες όσο και σε καθιερωμένες αγορές». 

Στο πλαίσιο του «Capital Link Invest in Greece Forum», το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης σε 

συνεργασία με την Capital Link διοργάνωσαν για 20η συνεχή χρονιά, ειδική εκδήλωση με τίτλο «GREEK 

AMERICAN ISSUER DAY» στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης, τιμώντας την Ελλάδα και τους ισχυρούς 

επιχειρηματικούς δεσμούς μεταξύ των αμερικανικών, των ελληνοαμερικανικών και των ελληνικών 

αγορών, κατά τη διάρκεια της οποίας οι ελληνοαμερικανικές και ελληνικών συμφερόντων εταιρίες που 

είναι εισηγμένες στο Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης χτύπησαν το «Closing Bell-καμπανάκι του 

κλεισίματος των εργασιών» του NYSE-New York Stock Exchange. 
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  26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum Series 

"Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade"  

Monday, December 9, 2024 – New York 

Featuring Top US and International Investors, Global & Greek Companies, 

Global Investment Banks & Institutions, High-Ranking Government Officials from Greece and the US 

NEW YORK, Nov. 13, 2024 (GLOBE NEWSWIRE) -- In a highly positive timing for Greece, Capital Link is 

organizing in New York the Annual International Summit about the Greek Economy & Investment 

Opportunities, featuring top US and International Investors, Global & Greek Companies, Global 

Investment Banks & Institutions, high-ranking Government Officials from Greece and the US (5 Greek 

Ministers, 1 US Minister) and 21 listed companies, in co-operation with the New York Stock Exchange, 

the Athens Exchange Group (ATHEX Group), and major Global Investment Banks. «Goldman Sachs», 

«Morgan Stanley», and «TEN Ltd (Tsakos Energy Navigation)» are the Lead Sponsors.  

For yet another year, the Forum is organized under the Auspices of the Consulate General of Greece in 

New York. 

The Forum stands as the longest-running and highest-profile Investment Summit focused on Greece 

held abroad. Titled "Greece - Speeding Ahead Post Investment Upgrade" the «Annual Capital Link 

Invest in Greece Forum» will take place on Monday, December 9, 2024, at the Metropolitan Club, in 

New York. 

This International Summit about Greece held in New York, has been taking place year after year, 

regardless of the political and economic conditions in Greece. With a 26-year track record of success, it 

has been engaged in a systematic effort to highlight Greece’s profile to a global business and investment 

audience. 

https://www.globenewswire.com/news-release/2024/11/13/2980591/0/en/An-International-Summit-about-the-Greek-Economy-Investment-Opportunities-in-NEW-YORK.html
https://www.globenewswire.com/news-release/2024/11/13/2980591/0/en/An-International-Summit-about-the-Greek-Economy-Investment-Opportunities-in-NEW-YORK.html
https://www.globenewswire.com/en/search/organization/Capital%2520Link


This year's forum is particularly significant as Greece is now experiencing a remarkable upturn in 

economic growth and inflow of foreign investments. The regaining of the Investment Grade Rating is a 

milestone for the Greek economy, attracting long-term capital and creating favorable liquidity conditions. 

This rating status unlocks opportunities for a significant influx of foreign capital, facilitated by the 

significant efforts in digitalization and tax incentives. The country offers diverse sectors ripe for 

investment, including infrastructure, hospitality, real estate, agriculture, innovation, energy, and logistics. 

Greece's geographical position at the crossroads of three continents provides easy access to emerging 

and mature markets, making it an ideal hub for attracting young talent and fostering innovation – who 

were previously unable to invest in Greece, despite the recognition of its positive prospects. 

The Conference will provide a comprehensive overview of the country's economic and investment 

landscape, highlighting its strategic position, business-friendly policies and areas open for investment. 

The Prime Minister of Greece, H.E. Kyriakos Mitsotakis, will open the Forum and deliver the Greek 

Government’s message to international investors, (via webcast). 

Keynote Remarks by Greek Ministers: Minister of Infrastructure & Transport, H.E. Christos Staikouras, 

Minister of Development, H.E. Takis Theodorikakos, Minister of Labor & Social Security, H.E. Niki 

Kerameus, Alternate Minister of Economy & Finance, H.E. Nikolaos Papathanasis, Deputy Minister of 

Environment & Energy, and H.E. Alexandra Sdoukou. 

Greek Government Officials: Ms. Mary Psylla, General Secretary of Tax Policy - Ministry of Economy & 

Finance, Mr. Orestis Kavalakis, Governor of Recovery and Resilience Facility Coordination Agency - 

Ministry of Economy and Finance, Mr. Dimitrios Tsakonas, Director General - Public Debt Management 

Agency, Mr. George Pitsilis, Governor – Independent Authority for Public Revenue, and Mr. Vassilis 

Kontozamanis, Former Alternate Minister of Health. 

US Government Representative • H.E. Geoffrey R. Pyatt, Assistant Secretary, Bureau of Energy 

Resources - U.S. Department of State • H.E. George Tsunis, U.S. Ambassador to the Hellenic Republic - 

U.S. Embassy in Athens. 

European Investment Bank will be represented by Mr. Yannis Tsakiris, Vice President. 

The Athens Exchange Group will be represented by Mr. Yianos Kontopoulos, CEO - Athens Exchange 

Group, and Enterprise Greece by Dr. Marinos Giannopoulos, CEO. 

The Forum is featuring the important participation of representatives from the biggest Greek Banks: 1) 

Four Systemic Banks, Alpha Bank - Eurobank - National Bank - Piraeus Bank, 2) Attica Bank and Hellenic 

Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO), and from the major Global Investment Banks • 

Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International • Morgan Stanley • Nomura • AXIA Ventures 

Group – Ambrosia Capital 

Participating speakers in international investor panel, representatives from: AXIA Ventures Group - 

Brook Lane Capital - CVC Capital Partners • Grifon Capital Advisors/FORTRESS • Oaktree. 



21 Listed Companies: • Alpha Services & Holdings S.A. (ATHEX: ALPHA) • Athens Exchange Group • 

Athens International Airport S.A. (ATHEX: AIA) • Athens Water Supply & Sewage Company S.A. • Attica 

Bank S.A. (ATHEX: TATT) • Attica Holdings S.A. • AVAX S.A. • Dimand S.A. • ELLAKTOR S.A. • Eurobank 

Ergasias Services & Holdings S.A. (ATHEX: EUROB) • GEK Terna S.A. (ATHEX: GEKTERNA) • HELLENiQ 

ENERGY Holdings S.A. (ATHEX: ELPE) • IDEAL Holdings S.A. • AKTOR Group of Companies • LAMDA 

Development S.A. (ATHEX: LAMDA) • Metlen Energy & Metals S.A. (ATHEX: MYTIL) • National Bank of 

Greece S.A. (ATHEX: ETE) • Piraeus Financial Holdings S.A. (ATHEX: TPEIR) • Public Power Corp. S.A. 

(ATHEX: PPC) • TEN Ltd. • Trastor REIC. 

During the Official Luncheon the Greek Minister of Infrastructure & Transport, Mr. Christos Staikouras, 

and Mr. Christos Megalou, Chief Executive Officer, Piraeus Group, will deliver Keynote Remarks. Mr. 

Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, Mr. Yianos Kontopoulos, CEO - Athens Exchange Group, 

and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO - TEN Ltd.; Chairman, INTERTANKO 2014-2018, will 

deliver Welcome Remarks. 

The Forum concludes with an Official Dinner during which the "2024 Capital Link Hellenic Leadership 

Award" will be presented to Dr. Yannis Stournaras, Governor of Bank of Greece, for his invaluable 

contributions to the European and Greek economies, and for his instrumental role in keeping Greece as 

part of the Euro and to Greece's return to economic growth and prosperity. Dr. Yannis Stournaras will 

deliver Keynote Remarks.  

The Dinner will open with a brief Welcoming Speech by The Ambassador of Greece to the USA, H.E. 

Ekaterini Nassika. 

Dr. Yannis Stournaras will be introduced by Mr. John Paulson, President & Portfolio Manager - Paulson & 

Co.  

Agenda topics: 

• Greece - Speeding Ahead Post-Investment Upgrade 

• Greek Economy: Prospects & Outlook Post Investment Upgrade 

• Accelerating The Investment Momentum 

• Internationalizing The Greek Capital Markets 

• The Investment Landscape in Greece – Opportunities & Financing Tools 

• Infrastructure: Investing In the Future 

• The New Energy Landscape in Greece 

• Ellinikon: Realizing the Largest Urban Regeneration Project 

• A New Force in The Greek Financial System 

• Greek Banking Sector - Growth & Development Outlook 



• Greece’s Hospitality Industry: Trends & Future Prospects 

• The Transformation of the Greek Industry – Investment Opportunities 

• Why Greece - The International Investor Perspective 

• Labour Reforms: building a win-win relationship for investors and employees 

Breakout sessions: 

• Real Estate: Prospects for Growth & Investments  

• Investment Opportunities on the Athens Stock Exchange 

• Greece As a Hub for World Class Projects  

• Debt Capital Markets 

• Why Greece – The Domestic Institutional Investor Viewpoint 

• Investing In Greece- Tax Reforms & Incentives 

________________ 

One-On-One Meetings 

As in previous years, the Forum will provide international investors with unique networking 

opportunities through one-to-one or group meetings with listed and not listed companies, as well as 

with members of the Greek Government Delegation : 

https://forums.capitallink.com/greece/2024/signup-1x1.html 

Overview: https://forums.capitallink.com/greece/2024/index.html  

Agenda: https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html 

THE FORUM IS ORGANIZED: 

In Cooperation With: New York Stock Exchange – NYSE & Athens Exchange Group (ATHEX Group) 

Under the Auspices: of the Consulate General of Greece in New York • Greek Trade Office in New York - 

Consulate General of Greece in New York 

Sponsors: 

Lead Sponsors: Goldman Sachs • Morgan Stanley • Tsakos Energy Navigation 

Platinum Sponsor: Attica Bank 

Gold Sponsors: Barclays • BNP Paribas • EY • Nomura • Piraeus Group 

https://www.globenewswire.com/Tracker?data=9Mog7iphrHv6IeMKmbbDThg1MsSTadkVqoMO4H5dceWPudCBOw8CfurQEvhIMzX8x7hpr-TxAsVfhJi9w5hkFa9kf6QZM5J4byTEGafdx0vsyeRMoY7Kbz_blTXGrqKIQq_KIS9RGd7XL7Pj0tzmi6MlKfGCak9ORHnMZZY6NG4qie9GW4sNzE8dftbAFPvO
https://www.globenewswire.com/Tracker?data=9Mog7iphrHv6IeMKmbbDThg1MsSTadkVqoMO4H5dceWPudCBOw8CfurQEvhIMzX8iCrVA_FkY4dAKBVxvX1iiae50BN7bcrVMmcG2k734bxEFGHq4e-8ie_fzidS8Nn7wEBtNnIFts2-7rvuA9HOB8hHB6YdIkGLo0JubSRWbLsYRCmy37Z7B6_GkBdTT8Yq
https://www.globenewswire.com/Tracker?data=9Mog7iphrHv6IeMKmbbDThg1MsSTadkVqoMO4H5dceWPudCBOw8CfurQEvhIMzX8abGj3yLqqPl0RN1BcVf0bjVwqZ3TCZYIuPr72JC2XXeYdY9SUNlkWrmq4mtIC8qp-JQBq9ZutYIysHTHeOkraZC97gw1LD9XLd4PCh3zxloqMRIb37TcQl4zSwT_aeIV


Grand Sponsors: AKTOR Group of Companies • Alpha Bank • AXIA Ventures Group • OTE Group of 

Companies • Deloitte • Eurobank • GEK TERNA Group of Companies • HELLENiQ Energy • KPMG • 

Metlen Energy & Metals • Milbank • National Bank of Greece • Public Power Corporation – PPC • PwC • 

Qualco Group • Reed Smith 

Sponsors: AKL Law Firm • Ambrosia Capital • Athens International Airport (AIA) • ATTICA Group • 

Bernitsas Law • Danos • Elikonos Capital • ELLAKTOR S.A. • ENTERPRISE GREECE • Hill International • 

IDEAL Holdings S.A. • Koutalidis Law Firm • Lambadarios Law Firm • LAMDA Development • LIBRA 

GROUP • Machas & Partners Law Firm • Oliver Wyman • PotamitisVekris • Papanikolopoulou & Partners 

Law • Pfizer • KENTRIKI – Savils Hellas • Saplegal - A.S. Papadimitriou & Partners Law Firm 

Supporting Sponsors: DECA Investments • Dimand SA • EYDAP - Athens Water Supply & Sewerage 

Company SA • EOS Capital Partners • Flott & Co. PC • Halcyon Equity Partners • KARATZAS & Partners • 

NBG Securities • OPAP S.A. • SMERemediumCap • Trastor REIC • VK PREMIUM Business Growth 

Consultants 

Greek Securities Firms: 

• NBG Securities 

Supporters: Brook Lane Capital • Grifon Capital Advisors • CVC • FORTRESS • Hellenic Development Bank 

of Investments (HDBI ex TANEO) • Hotel Investment Partners (HIP) • Microsoft • Oaktree 

Cocktail Reception Sponsor: Navios Maritime Partners L.P. 

Dinner Sponsor: Onassis Group 

SUPPORTING ORGANIZATIONS:     

UNDER THE AUSPICES: of the Consulate General of Greece in New York • Greek Trade Office in New York 

- Consulate General of Greece in New York  

• AHEPA • AHI - American Hellenic Institute • Cyprus - US Chamber of Commerce • Deon Policy Institute 

• EFM - European Financial Management Association • EMBCA – The Eastern Mediterranean Business 

Culture Alliance • Endeavor • European American Chamber of Commerce, New York • HABA - Hellenic 

American Bankers Association • HAT – Hellenic Association of Treasurers • Hellenic American Chamber of 

Commerce • HIAS - Hellenic Institute of Advanced Studies • HLA - Hellenic Lawyers Association • HMS – 

Hellenic Medical Society of New York • HPW - Hellenic Professional Women Inc. • HAWK - Hellenic 

American Women's Council • Leadership 100 • SIDO - State International Development Organizations, 

Inc. • THI - The Hellenic Initiative • World Hellenic Inter-Parliamentary Association (PADEE-WHIA) 

MEDIA PARTNERS: 

Official TV Media Partner: MEGA TV 

Digital News Media Partner – ΑΠΕ: Athens - Macedonian News Agency 

Greek Print & Digital News:  



• tovima.com – in.gr – ot.gr 

• AllAboutShipping.co.UK • Banking News • World Energy News 

Greek American Media:  

• Εθνικός Κήρυξ – The National Herald 

• Αναμνήσεις • Cosmos FM 91.5 NY • Hellas Journal by Mignatiou.Com • Hellenic DNA • Hellenic 

News of America 

Greek American Supporting Television Partner: New Greek Television 

International Media Greek Reporter 

For further information, please contact: 

NEW YORK // Ms Olga Bornozi & Ms Eleni Bej  

Tel.: +1 212 661 75 66 - Email : obornozi@capitallink.com; ebej@capitallink.com 

ATHENS // Ms Victoria Tsoukala & Ms Athena Kosmadaki  

Τηλ. +30 210 6109800 

Email : vtsoukala@capitallink.com; athensoffice@capitallink.com  

Or visit: 

https://forums.capitallink.com/greece/2024/agenda.html  

www.capitallink.com    

www.capitallinkforum.com 

ABOUT CAPITAL LINK 

Founded in 1995, Capital Link is a New York based investor relations, financial communications, and 

advisory firm with a strategic focus on the maritime, commodities and energy sectors, MLPs, as well as 

Closed-End Funds and ETFs. Based in New York City, Capital Link has presence in London, Athens & Oslo. 

The company is a data partner of the Baltic Exchange and works very closely with the New York Stock 

Exchange, NASDAQ, the London Stock Exchange and the Athens Stock Exchange as well as with major 

international and supranational organizations and industry associations in the areas of the firm's 

strategic concentration. 

Capital Link offers a full suite of services including strategic and corporate advisory, investor relations, 

media relations, public and industry relations and the organization of corporate events. Capital Link’s 

proactive approach integrates Investor Relations, Information Technology and Media, enhancing 

awareness and branding for our clients through tailored outreach programs targeting analysts, 

institutional and individual investors and the financial media complemented by extensive and uniquely 

powerful marketing platforms. 

Capital Link is also known for the organization of 18 top-level investment and industry forums, Webinars 

and Podcasts, the majority of which focus on maritime transportation and U.S. investment products, in 

https://www.globenewswire.com/Tracker?data=pNzUL6FtzbxwMX3NFMLyo5l7JSyqrVahBtogt0aioQ39yBO0HRqhH3-uXOMCRoFPoS8EH1RS7Umll2O_70Eon3IRIkd81awTR8DKP9FQrPc=
https://www.globenewswire.com/Tracker?data=UucAwDAd5JJjqyUrbziXOQpgbjZ9hmmOm3EMbeubKzro1R8SNPfMnGyWJUpg2PQtffoZitBTupuEwlYBbka3arf2LvioUhHTQK5C0RE0noY=
https://www.globenewswire.com/Tracker?data=ZvLMMCHphBIyo7Ld2lqYLt4crU4F9FRaP4dUWjOlhyMuEhd4lx79dg5LMSE_7bZ73V-3sR5VosJ_NYF4_MSmPR8VVdNwk7hKWX5RwbA3b9rYhw3xBv0yiAN9iFVX-qN-
https://www.globenewswire.com/Tracker?data=9Mog7iphrHv6IeMKmbbDThg1MsSTadkVqoMO4H5dceWPudCBOw8CfurQEvhIMzX8abGj3yLqqPl0RN1BcVf0bvTNiO4HBr44XDa1DPOGQiruC8rMlq4sQrfOmE34XlLSoGiVlBcYUdRyInOJj0uuGuyHn29OXkVXObjR28H9S75ZeWF6DBZHqLje2ZLFn0ZL
https://www.globenewswire.com/Tracker?data=1b_u1GbB8i-hleYt30rmbHaW3vj3Uy_ldOnGPJOlAz7LnMbdafFy9v0TAKVN-035lS1PJGhFzA4AFcO0sNdUlj5JaF8247YKcpd_Qqllkp8=
https://www.globenewswire.com/Tracker?data=1b_u1GbB8i-hleYt30rmbLceNbEnXUdRoZ5QAVAs-LGuKURVgDkg6Qau5Cz3W3MajtQs2Ct55WI_Gr4kNvbpM0JGijbDBcNOrtYDG1b4zhc=


10 countries in Europe, the United States and Asia, in key industry centers, such as New York, London, 

Oslo, Hamburg, Athens, Limassol, Shanghai, Singapore, Tokyo and Hong Kong, featuring industry leaders 

focusing on investment strategies, sectors, critical topics of interest to the investment community that 

draw the elite of the global financial, investment and business communities. Capital Link holds about 18 

forums annually focusing on the areas of its strategic concentration. 

The Capital Link brand is widely recognized and valued worldwide by participants in these communities 

for combining rich informational and educational content with as well as superior networking 

opportunities with a global marketing platform that enhances the visibility and reach of these events on 

a global scale that lasts well beyond the date on which each event is held, becoming a continuous 

reference point for market participants. 

Capital Link’s efforts have been recognized in 2023 by HABA – Hellenic American Association for 

Professionals in Finance, in 2018 by the Finance Monthly CEO Awards, in 2016 by the Wealth & Finance 

Magazine - by the International Propeller Club of the United States and by AHI-American Hellenic 

Institute, in 2013 and 2012 by the InterContinental Finance Magazine, and also in 2011 by the Lloyds’s 

List Greek Shipping Awards. 
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Photo Credit: Maria Tolios 

Monday, December 9, 2024 – New York 24 Sessions – 

97 Top Speakers – 19 Listed Companies An International Summit about the Greek Economy & 

Investment Opportunities in NEW YORK Featuring Top US and International Investors, Global & Greek 

Companies, Global Investment Banks & Institutions, High-Ranking Government Officials from Greece 

and the US 

  

The following highly interesting Keynote Address και το Panel Discussion titled «ACCELERATING THE 

INVESTMENT MOMENTUM» and « GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post Investment Upgrade», 

were part of the agenda of the 26th Annual Capital Link Invest in Greece Forum : “Greece – Speeding 

Ahead Post Investment Upgrade”, “, that was held with great success and participation, on Monday, 

December 11, 2024 in New York, in cooperation with the New York Stock Exchange, the Athens Exchange 

Group (ATHEX Group), and major Global Investment Banks & Organizations, and under the Auspices of 

the Consulate General of Greece in New York. «Goldman Sachs», «Morgan Stanley» and «TEN Ltd (Tsakos 

Energy Navigation)» were the Lead Sponsors. 

H.E. Nikolaos Papathanasis, Alternate Minister of Economy & Finance The Alternate Minister of Economy 

& Finance Mr. Nikolaos Papathanasis in his speech stated: “Our government is implementing a reform-

https://hellenicnews.com/105159-2/


oriented agenda to address structural problems and create a businessfriendly environment without 

risking the fiscal sustainability of our economy, while ensuring that the gains stemming from economic 

growth are re-invested to society. As a result, Greece upgraded to investment grade, it turned into a very 

attractive investment destination with a remarkable record in FDIs and the economy has been growing 

much faster than the Eurozone average, on the back of a significant increase in investment, productivity, 

exports and innovation. The European funds stemming from the Recovery and Resilience Fund and the 

Partnership Agreement 2021-2027 are a crucial tool for the country’s development prospect. Τhey are 

set to unleash the country’s potential and create a huge multiplying effect for job creation. These 

resources signify the dawn of a new era of strong and sustainable growth by supporting our strategic 

plan of reforms, digital and green transition investments and upskilling, as well as supporting businesses 

to become more resilient and competitive. Investments are the key drivers for economic growth, 

especially those related to twin (digital and green) transition. RRF has a strong focus on financing 

investments relevant to the twin transition, with a commitment to direct at least 37% of the total 

resources to measures for climate objectives and at least 22% to measures contributing to digital 

objectives. Moreover, the Loan Facility Window, tailored to boost private investments and reduce the 

investment gap, is directed exclusively to businesses. Our government is committed to continue building 

strong foundations of trust between the state and the business community and Greece will remain a 

very attractive destination for foreign investors. We hold our prosperous future in our hands.” 

Then a Panel Discussion took place on the topic “GREEK ECONOMY: Prospects & Outlook Post 

Investment Upgrade” Moderator: Mr. Dimitrios Lambropoulos, Partner, Deal Advisory – KPMG in Greece 

Panelists: • Mr. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays 

• Dr. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager – Eurobank 

Thanks for reading Hellenic News of America 

• Mr. Filippo Taddei, Managing Director – Goldman Sachs International 

• Dr. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy – Piraeus Bank 

Mr. Dimitrios Lambropoulos Partner, Deal Advisory – KPMG in Greece stated: “I believe that Greece’s 

attainment of investment grade marks a pivotal milestone in its economic trajectory, reflecting years of 

structural reforms, fiscal discipline, and resilience. This achievement has enhanced Greece’s position in 

both European and global markets, unlocking broader access to capital, reducing borrowing costs, and 

attracting institutional investors who were previously unable to engage with the Greek economy. This 

newfound credibility presents a unique opportunity to channel investments into key growth sectors such 

as renewable energy, technology, infrastructure, and tourism. These areas have the potential to drive 

sustainable growth, create jobs, and enhance Greece’s global competitiveness. However, I recognize that 

this success comes amidst a complex global environment. Geopolitical risks, such as evolving U.S.- China 

relations and the implications of the recent U.S. elections, add layers of uncertainty to global markets. 

Simultaneously, challenges like inflationary pressures, and energy security concerns require to be vigilant 

and adaptive. To sustain this momentum, Greece must continue to pursue reforms, make strategic use of 

EU funds, and maintain fiscal discipline to safeguard economic stability. Collaboration between the 



government, private sector, and financial institutions will be crucial to capitalize on the opportunities 

that investment grade status has unlocked”. 

Mr. Lefteris Farmakis, Senior FX Strategist – Barclays, discussed key trends in FX markets ahead of 

potentially large shifts in US trade policy next year, along with their implications for Greece. 

Dr. Tasos Anastasatos, Group Chief Economist, Deputy General Manager – Eurobank stated: “Amid an 

international economic environment characterized by geostrategic and economic uncertainty, the Greek 

economy continues to outperform. GDP growth rates are expected to remain around or above 2% in the 

medium term. The main drivers of growth are investments from the Resilience and Recovery Fund and 

associated growthenhancing reforms; the good performance of tourism; the beneficial impact of 

Investment Grade reclaim on investment attraction and cost of financing; the healthy state of the Greek 

banking sector, which ensures ample financing of growth; and the outperformance of public finances, 

with primary fiscal surpluses above 2% of GDP and steady decline of the debt-to-GDP ratio, which 

strengthens perceptions of sustainability. However, shift towards a more exports- and investment-driven 

model of growth is still progressing. Long-term challenges include the -still high- reliance of GDP to 

consumption, a mix of specializations skewed towards low-technology and low-knowledge activities, a 

current account deficit and unfavorable demographic projections. The key parameter for addressing all 

these issues is the degree of success in attracting investment, not only public and PPPs, but also private. 

For achieving economic convergence , the share of investments in GDP should, at a minimum, approach 

the Eurozone average of 22%, compared to 15% at the end of 2023. This requires an 8% real increase of 

investments annually by the end of the decade, a performance last seen in the 1950s. In addition, those 

investments should extend, beyond tourism and real estate, to other productive and technologically 

advanced sectors, preferably exporting ones, for bridging the gap with imports. This is a challenging but 

feasible goal. Yet, to achieve it, Greece needs to adhere to its ambitious agenda of structural reforms to 

further improve the economic environment. These include acceleration of justice, completing land uses 

and zone planning, increasing the efficiency of public administration, modernizing education, reducing 

taxes on production and wages, and, more generally, improving the quality of institutions and the rule of 

law. Europe’s awakening to new geo-economic realities, will create opportunities to invest in technology, 

defense, and energy and Greece must -and is able to- take advantage of these developments.” 

Mr. Filippo Taddei, Managing Director – Goldman Sachs International pointed out in his presentation that 

he expects Greece to continue outperforming the rest of Southern Europe and the Euro Area in 2025. 

The 2025 outlook for Europe will come under pressure on the back of US tariffs and some real disposable 

income growth will keep the Euro area away from recession delivering, in our expectations, 0.8% GDP 

growth next year. Meanwhile the Greek economy is experiencing a broad based improvement. The 

labour market is the highest employment rate on record, extending from services to manufacturing. But 

different from the other economies in the region, Greece’s employment recovery has been accompanied 

by a surge in labour productivity benefitting from above average investment growth. In my view, the 

Greek economy maintains intact the potential for growth into next year, with an extended opportunity 

for a continuing pick up in capital expenditure still 5% of GDP below 2010. Greece finds itself in a fairly 

unique spot for the next two years: it can still benefit from the extraordinary fiscal support of European 

programmes that will allow, at the same time, to foster capital expenditure and investment while 



keeping its fiscal deficit among the lowest in the euro area. Extending the recovery into high value added 

services, while manufacturing continues to improve, is the next challenge for the Greek economy. 

European fiscal support, political stability and a commitment to continue increasing the share of Greek 

debt on the market set the macro landscape for Greece to gain an additional rating upgrade in the 

upcoming reviews.“ 

Dr. Ilias Lekkos, Group Chief Economist and Head of Investment Strategy – Piraeus Bank In his comments 

mentioned that the Greek economy continues to outperform its European peers despite operating in an 

environment of increasing global political and geopolitical risks. The need to close a substantial 

investment gap, coupled with ample funding from EU sources, as well as the need for consumption 

catchup are the main drivers of this Greek growth exceptionalism. According to Mr. Lekkos key areas 

benefiting from this recovery are traditional sectors such as tourism and real estate, accompanied by 

new emerging forces such as Logistics, IT & Data Centers, pharma, shipbuilding/repair, Infrastructure and 

Food processing. Of special importance though according to Mr. Lekkos is the sector of renewables/ 

green energy both for its economic impact but also its strategic and geopolitical role. 

In Cooperation With: New York Stock Exchange – NYSE & Athens Exchange Group (ATHEX Group) Under 

The Auspices: of the Consulate General of Greece in New York, which hosted a welcome reception for all 

speakers. 

This International Summit about Greece held in New York, has been taking place year after year, 

regardless of the political and economic conditions in Greece. With a 26-year track record of success, it 

has been engaged in a systematic effort to highlight Greece’s profile to a global business and investment 

audience. The Forum was organized in a particularly positive timing for Greece, Featuring Top US and 

International Investors, Global & Greek Companies, Global Investment Banks & Institutions, High-

Ranking Government Officials from Greece and the US (4 Greek Ministers), 19 Listed Companies, and 97 

Top Level Speakers. This year’s forum was particularly significant as Greece is now experiencing a 

remarkable upturn in economic growth and inflow of foreign investments. The regaining of the 

Investment Grade Rating is a milestone for the Greek economy, attracting long-term capital and creating 

favorable liquidity conditions. This rating status unlocks opportunities for a significant influx of foreign 

capital, facilitated by the significant efforts in digitalization and tax incentives. The country offers diverse 

sectors ripe for investment, including infrastructure, hospitality, real estate, and energy. Greece’s 

geographical position at the crossroads of three continents provides easy access to emerging and mature 

markets. 

The Prime Minister of Greece, H.E. Kyriakos Mitsotakis, opened the Forum and delivered the Greek 

Government’s message to the international investors. Prime Minister Mitsotakis’ written message was 

read by Mr. Nicolas Bornozis, President of Capital Link. 

Keynote Remarks by Greek Ministers: Minister of Infrastructure & Transport, H.E. Christos Staikouras – 

former Minister of Finance, Minister of Labour & Social Security, H.E. Niki Kerameus, Alternate Minister 

of Economy & Finance, H.E. Nikolaos Papathanasis, Deputy Minister of Environment & Energy, and H.E. 

Alexandra Sdoukou. 



Greek Government Officials: Ms. Mary Psylla, General Secretary of Tax Policy – Ministry of Economy & 

Finance, Mr. Orestis Kavalakis, Governor of Recovery and Resilience Facility Coordination Agency – 

Ministry of Economy and Finance, Mr. Dimitrios Tsakonas, Director General – Public Debt Management 

Agency, Mr. George Pitsilis, Governor – Independent Authority for Public Revenue, and Mr. Vassilis 

Kontozamanis, Former Alternate Minister of Health. 

US Government Representative • H.E. George J. Tsunis, U.S. Ambassador to the Hellenic Republic – U.S. 

Embassy in Athens. 

European Investment Bank will be represented by Mr. Yannis Tsakiris, Vice President. 

The Athens Exchange Group will be represented by Mr. Yianos Kontopoulos, CEO – Athens Exchange 

Group, (via webcast), and Enterprise Greece by Dr. Marinos Giannopoulos, CEO. 

The Forum featured the important participation of representatives from ❖ the biggest Greek Banks: 

1) Four Systemic Banks, Alpha Bank – Eurobank – National Bank – Piraeus Bank, 

2) Attica Bank and Hellenic Development Bank of Investments (HDBI ex TANEO), and 

3) from ❖ major Global Investment Banks • Barclays • BNP Paribas • Goldman Sachs International • 

Morgan Stanley • Nomura • AXIA Ventures Group. 

4) Participating speakers in investor panel, representatives from: AXIA Ventures Group – Brook Lane 

Capital – CVC Capital Partners • Grifon Capital Advisors • Oaktree 

❖ 19 Listed Companies : • AKTOR Group of Companies (ATH:ΙΝΚΑΤ) • Alpha Services & Holdings S.A. 

(ATH:ALPHA) • Athens Stock Exchange S.A. (ATH:EXAE) • Athens International Airport S.A. (ATH:AIA) • 

Athens Water Supply & Sewage Company S.A. (ATH:EYDAP) • Attica Bank S.A. (ATH:TATT) • AVAX Group 

(ATH:AVAX) • Dimand S.A. (ATH: DIMAND) • Ellaktor S.A. (ATH:ELLAKTOR) • Eurobank Ergasias Services & 

Holdings S.A. (ATH: EUROB) • GEK TERNA S.A. (ATH:GEKTERNA) • HELLENiQ ENERGY Holdings S.A. (ATH: 

ELPE) • IDEAL Holdings S.A. (ATH:INTEK) • LAMDA Development S.A. (ATH:LAMDA) • Metlen Energy & 

Metals S.A. (ATH:MYTIL) • National Bank of Greece S.A. (ATH: ETE) • Piraeus Financial Holdings S.A. 

(ATH:TPEIR) • Public Power Corporation S.A. – PPC (ATH:PPC) • Trastor REIC (ATH:TRASTOR). 

During the Official Luncheon the Greek Minister of Infrastructure & Transport, Mr. Christos Staikouras, 

Mr. Christos Megalou, Chief Executive Officer, Piraeus Group, and Ms. Eleni Vrettou, CEO – Attica Bank 

delivered Keynote Remarks. Mr. Chris Taylor, Global Head of Listings – NYSE, Mr. Yianos Kontopoulos, 

CEO – Athens Exchange Group, and Dr. Nikolas P. Tsakos, Founder, Chairman & CEO – TEN Ltd. (NYSE: 

TEN); Chairman, INTERTANKO 2014-2018, delivered Welcome Remarks. 

The Forum concluded with an Official Dinner during which the “2024 Capital Link Hellenic Leadership 

Award” was presented to Dr. Yannis Stournaras, Governor of Bank of Greece, for his invaluable 

contributions to the European and Greek economies, and for his instrumental role in keeping Greece as 

part of the Euro and to Greece’s return to economic growth and prosperity. Dr. Yannis Stournaras 



delivered Keynote Remarks. The Dinner opened with a brief Welcoming Speech by The Ambassador of 

Greece to the USA, H.E. Ekaterini Nassika. Dr. Yannis Stournaras was introduced by Mr. John Paulson, 

President & Portfolio Manager – Paulson & Co. 

«GREEK AMERICAN ISSUER DAY» at NYSE-New York Stock Exchange. 

On Tuesday, December, 10, 2024, within the context of the “26th Annual Capital Link Invest in Greece 

Forum”, the New York Stock Exchange in cooperation with Capital Link organizes for a 20th year in a row, 

a special ceremony, the “Greek American Issuer Day at NYSE”, honoring Greece and Celebrating the 

Close Ties between the US, the Greek American and the Greek Business Communities, during which 

Greek & Greek American companies listed on the New York Stock Exchange will ring the “Closing Bell” – 

at NYSE-New York Stock Exchange. 

 



https://www.hellenicdna.com/aisiodoxia-gia-tin-elliniki-oikonomia-sto-capital-link-tis-new-york/ 

Αισιοδοξία για την ελληνική οικονομία τo 2025, στο υψηλού ενδιαφέροντος, φετινό Capital Link 

Για το Hellenic DNA: Φώτης Καλιαμπάκος. 

Video: Βαλάντης Σκουφρής. Photos: Φ. Καλιαμπάκος & Τάσος Μεντής. 

Η διεξαγωγή του Capital Link στο τέλος κάθε χρονιάς στην Νέα Υόρκη αποτελεί όχι μόνο θεσμό για την 

ομογένεια και τη σχέση της με τις κυβερνήσεις της Ελλάδας και των ΗΠΑ, αλλά και της διεθνούς 

επιχειρηματικής κοινότητας καθώς και σημείο συνάντησης όλων των σημαντικών παικτών της διεθνούς 

οικονομίας, αλλά δίνει και τον τόνο και τις προσδοκίες για την χρονιά που έρχεται.  

Η διεξαγωγή του Capital Link στο τέλος κάθε χρονιάς στην Νέα Υόρκη αποτελεί όχι μόνο θεσμό για την 

ομογένεια και τη σχέση της με τις κυβερνήσεις της Ελλάδας και των ΗΠΑ, αλλά και της διεθνούς 

επιχειρηματικής κοινότητας. Photo για το Hellenic DNA: Φ. Καλιαμπάκος.  

Αυτές οι εκτιμήσεις, είτε στα, και φέτος πάρα πολλά και εξαιρετικά ενδιαφέροντα πάνελ στο 

Μετροπόλιταν Κλαμπ, όπου είχε δημιουργηθεί το αδιαχώρητο, αλλά και στις δηλώσεις των 

παρευρισκόμενων στο Hellenic DNA, αλλά και σε off the record συνομιλίες του υπογράφοντος με 

διακεκριμένους παράγοντες της διεθνούς σκηνής, μπορούν να συνοψιστούν ως εξής: 

Όσον αφορά την ελληνική οικονομία οι προβλέψεις είναι λίαν αισιόδοξες. Σύμφωνα με τους επενδυτές 

η Ελλάδα βρίσκεται εδώ και αρκετά πλέον χρόνια στο σωστό δρόμο, έχοντας ξεπεράσει πάρα πολλές, 

https://www.hellenicdna.com/aisiodoxia-gia-tin-elliniki-oikonomia-sto-capital-link-tis-new-york/


σίγουρα όχι όλες, από τις παθογένειες του παρελθόντος, έχει και θα συνεχίσει, όπως όλα δείχνουν να 

έχει υψηλή ανάπτυξη, πάνω από το μέσο όρο της Ευρωζώνης, παρά το γεγονός ότι πολλές χώρες, όπως 

η Γερμανία αντιμετωπίζουν την ύφεση και το ενδιαφέρον των επενδυτών συνεχίζει να είναι υψηλό, γι’ 

αυτό και ο τίτλος του φετινού Capital Link ήταν: Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade, με 

τον «χρησμό» αν μας επιτρέπεται η έκφραση να τονίζει την θετική προοπτική, θεωρώντας κατά κάποιο 

τρόπο δεδομένη, μετά και την επενδυτική βαθμίδα ότι το ενδιαφέρον για επενδύσεις στην Ελλάδα θα 

συνεχιστεί και θα αυξηθεί.  

Όσον αφορά τη διεθνή οικονομία τα πράγματα δεν ήταν τόσο ξεκάθαρα με τις προβλέψεις να 

εξαρτώνται στα μάτια των παρευρισκόμενων από τις γεωπολιτικές και πολιτικές εξελίξεις, για τις οποίες 

κανείς δεν μπορεί να είναι βέβαιος για το τι θα επακολουθήσει. Όλοι μιλούσαν για την θετική επίδραση 

που θα μπορούσε να έχει ο τερματισμός των πολλών εν εξελίξει πολεμικών συγκρούσεων, πράγμα που 

κάθε άλλο παρά βέβαιο είναι.  

Στο φετινό Κάπιταλ Λινκ, βραβεύτηκε ο Γιάννης Στουρνάρας, κυβερνήτης της τράπεζας της Ελλάδας, με 

σημαντική συμβολή στην παραμονή της χώρας στο Ευρώ. Photo για το Hellenic DNA: Φ. Καλιαμπάκος.  

Ένας άλλος πολύ σημαντικός παράγοντας είναι το κατά πόσον η πολιτική την οποία θα ακολουθήσει η 

νέα αμερικανική διοίκηση που πρόκειται να αναλάβει στις 20 Ιανουαρίου θα απομακρυνθεί από την 

ακραία ρητορική της όσον αφορά τους δασμούς, και γενικότερα ποια πολιτική θα ακολουθήσει. Όλοι 

εξέφρασαν την ελπίδα ότι η λογική και η προσπάθεια συνεργασίας του δυτικού κόσμου θα 



πρυτανεύσουν, και ότι σε αυτή την περίπτωση δεδομένων των δυνατοτήτων της αμερικανικής 

οικονομίας, οι εξελίξεις μπορούν να είναι θετικές.  

Πάντως η ρευστότητα του διεθνούς σκηνικού και η άμεση σχέση της οικονομίας με τις διεθνείς 

πολιτικές εξελίξεις μοιάζουν σαν να επιβεβαιώνουν τη λαϊκή ρήση: «Κάνε με προφήτη να σε κάνω 

πλούσιο»   

Ιδιαίτερα επιτυχημένο με κατάμεστες τις αίθουσες το φετινό Κάπιταλ Λινκ στο Metropolitan Club του 

Μανχάτταν. Photo για το Hellenic DNA: Φ. Καλιαμπάκος.  

Ένα από τα σημαντικότερα θέματα για τα οποία αναμένονται με ανυπομονησία τα πρώτα δείγματα 

γραφής του νέου Αμερικανού προέδρου, είναι και η σχέση του με την Ευρώπη, η οποία αντιμετωπίζει 

μια σειρά παράλληλων κρίσεων. Παρά την ύφεση, την απώλεια της πρόσβασης σε φτηνή ενέργεια και 

την, αναγκαία κατά πολλούς αύξηση των αμυντικών δαπανών, ίσως μεγαλύτερο πρόβλημα για τη 

Ευρωζώνη αποτελεί η διαφαινόμενη κυβερνητική αστάθεια, η μετατόπιση του πολιτικού φάσματος 

προς ακραίες τάσεις, φαινόμενα που απειλούν να θέσουν σε μια περίοδο εσωστρέφειας ή και 

μακροπρόθεσμα να αποσταθεροποιήσουν τις δύο σημαντικότερες χώρες της Ευρωζώνης, τη Γερμανία 

και τη Γαλλία.  

Εξαιτίας αυτού οι εκτιμήσεις των επενδυτών ως προς την, άρρηκτα βέβαια συνδεδεμένη με την Ελλάδα, 

μοίρα της Ευρωπαϊκής οικονομίας, ήταν μάλλον δυσοίωνες με κάποιους από τους γνώστες να 

αναφέρονται και σε δύο ακόμα μακροχρόνιους παράγοντες, οι οποίοι θα μπορούσαν να είναι μοιραίοι 

για το κοινό μέλλον της Ευρώπης. Ο ένας, ο οποίος δυστυχώς αφορά άμεσα και την Ελλάδα, είναι το 

τεράστιο δημογραφικό πρόβλημα της Ευρώπης, και ο δεύτερος η έλλειψη κοινού πολιτικού οράματος 



και βούλησης για περαιτέρω εμβάθυνση της Ένωσης, με τις «φυγόκεντρες» δυνάμεις να υπερτερούν 

σαφώς των «κεντρομόλων»…  

Στο φετινό Κάπιταλ Λινκ παραβρέθηκαν μεταξύ πολλών άλλων διακεκριμένων επισήμων: εκ μέρους των 

ελληνικών διπλωματικών αρχών στις ΗΠΑ, η πρέσβης της Ελλάδας στην Ουάσιγκτον Αικατερίνη 

Νασσίκα και ο Πρόξενος της Ελλάδας στη Νέα Υόρκη Πέτρος Δώριζας, η διευθύντρια του γραφείου 

Δημόσιας Διπλωματίας στη Νέα Υόρκη Μαίρη Βαξεβανίδου και ο διευθυντής του Γραφείου 

Οικονομικών Υποθέσεων Νίκος Θωμόπουλος.  

Από την Αμερικανική πλευρά ο απερχόμενος πρέσβης των ΗΠΑ στην Αθήνα Γιώργος Τσούνης, ενώ την 

ελληνική κυβέρνηση εκπροσώπησαν: Ο υπουργός μεταφορών και υποδομών Χρήστος Σταϊκούρας, ο 

αναπληρωτής υπουργός Οικονομίας και Οικονομικών Νικόλαος Παπαθανάσης, η υπουργός Εργασίας 

Νίκη Κεραμέως, η υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και  ο υφυπουργός 

Προστασίας του Πολίτη Ανδρέας Νικολακόπουλος.  

Παραβρέθηκαν επίσης ο πρόεδρος του Χρηματιστηρίου Αθηνών Γιάννος Κοντόπουλος, με τον Chris 

Taylor να εκπροσωπεί φέτος το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης (Global Head of Listings and Services). 

Στο υψηλότατο δυνατό επίπεδο εκπροσωπήθηκαν επίσης οι μεγάλες ελληνικές επιχειρήσεις, ενδεικτικά 

να αναφέρουμε τους: Αλέξανδρο Εξάρχου, πρόεδρο και διευθύνοντα σύμβουλο του ομίλου ΑΚΤΩΡ, 

Οδυσσέα Αθανασίου, διευθύνοντα σύμβουλο της ΛΑΜΔΑ, μεταξύ πολλών άλλων κορυφαίων 

παραγόντων της ελληνικής οικονομικής ζωής.  

Ο 

διευθύνοντας σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς, από τους κεντρικούς ομιλητές του γεύματος, Χρήστος 

Μεγάλου. Photo για το Hellenic DNA: Φ. Καλιαμπάκος.  



Στο υψηλότατο δυνατό επίπεδο εκπροσωπήθηκε και ο τραπεζικός τομέας με τον διευθύνοντα 

σύμβουλο της Τράπεζας Πειραιώς να είναι ένας από τους κεντρικούς ομιλητές του γεύματος. Ο Χρήστος 

Μεγάλου αναφέρθηκε στην ανοδική πορεία της ελληνικής οικονομίας τα τελευταία χρόνια και στην 

παράλληλη θετική πορεία των τραπεζών, με τη χρονιά που μας πέρασε να αποτελεί ορόσημο, για την 

επάνοδο σε υψηλά επίπεδα κερδοφορίας και άλλες θετικές εξελίξεις στον τραπεζικό τομέα και βέβαια 

στην Τράπεζα Πειραιώς. Το τραπεζικό σύστημα συνέχισε ο κύριος Μεγάλου αποτελεί τον πυλώνα της 

ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας και υποσχέθηκε της διάθεση 40 δισεκατομμυρίων έως το 2027 

από την Τράπεζα Πειραιώς για τη στήριξη στρατηγικών τομέων της ελληνικής οικονομίας.  

Ο κύριος Μεγάλου μίλησε και στην κάμερα του HellenicDNA για τις προοπτικές της νέας χρονιάς. 

Εξέφρασε την αισιοδοξία του τόσο για την ελληνική οικονομία, όσο και για την πιθανότητα να 

σταματήσουν οι πόλεμοι στην ευρύτερη περιοχή. Κάτι τέτοιο, ιδιαίτερα η επίτευξη κάποιου είδους 

κατάπαυσης του πυρός στην Ουκρανία, τόνισε ο κύριος Μεγάλου θα έχει μεγάλη επίδραση στην διεθνή 

οικονομία με τις ευεργετικές συνέπειες να αφορούν κυρίως την Ευρώπη, η οποία έχει δεχτεί και το 

μεγαλύτερο οικονομικό πλήγμα από τον πόλεμο στο έδαφός της. Συγκρατημένα καθησυχαστικός και 

αισιόδοξος φάνηκε ο κύριος Μεγάλου αναφερόμενος και στις πολιτικές εξελίξεις στην Αμερική, αφού 

διέγνωσε δείγματα σύνεσης και επιθυμίας εύρεσης λειτουργικών λύσεων στις μετεκλογικές δηλώσεις 

και κινήσεις των στελεχών της νέας αμερικανικής διοίκησης.   

Δείτε τον κ. Μεγάλου στο βίντεο του Hellenic DNA: 

 

Αισιόδοξος για την πορεία της ελληνικής οικονομίας και ο άλλος κύριος ομιλητής του γεύματος, ο 

Υπουργός Μεταφορών και Υποδομών Χρήστος Σταϊκούρας, στην πιο πολιτική ομιλία του συνεδρίου, με 

ιδιαίτερες αναφορές στην ιστορία της ανάκαμψης της ελληνικής οικονομίας υπεραμυνόμενος του 

έργου και των επιλογών της κυβέρνησης. Ο κύριος Σταϊκούρας αναφέρθηκε και στις άμεσες 

προτεραιότητες του υπουργείου του.  

Το γεύμα έκλεισε με την ομιλία της διευθύνοντος συμβούλου της ATTICA BANK, με κύριο θέμα τις 

θετικές προοπτικές και το ρόλο στην ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας από μία τράπεζα που δεν 

ανήκει στις 4 συστημικές αλλά  έχει τα τελευταία χρόνια ανερχόμενη πορεία και διακριτό ρόλο στην 

ανάπτυξη της οικονομίας. 

Ο διακεκριμένος ομογενής μεγιστάνας Ντιν Μητρόπουλος σε δηλώσεις του στην κάμερα του Hellenic 

DNA εκθείασε τις προσπάθειες της Όλγας και του Νίκου Μπορνόζη τονίζοντας τη σημασία που έχει για 

τις σχέσεις μεταξύ της ελληνικής και της αμερικανικής επιχειρηματικής κοινότητας το Κάπιταλ Λινκ.  



Όλγα Μπορνόζη και Νίκος Μπορνόζης. Photo για το Hellenic DNA: Φ. Καλιαμπάκος.  

Στο ίδιο πνεύμα, εξαίροντας το ρόλο του φόρουμ και οι δηλώσεις στο Hellenic DNA της πρέσβη της 

Ελλάδας στις ΗΠΑ, Αικατερίνης Νασσίκα.  

Εκ των χορηγών του συνεδρίου, με στενή σχέση με τους Όλγα και Νίκο Μπορνόζη, ο Νίκος Τσάκος της 

ΤΕΝ, μιλώντας και αυτός στο Hellenic DNA, εξέφρασε την ελπίδα του τερματισμού των πολεμικών 

συγκρούσεων και, σε ερώτησή μας για την πιθανότητα δασμών, είπε ότι δεν χρειάζονται περιορισμοί. 

«Χρειαζόμαστε ειρήνη και ανοιχτές θάλασσες» τόνισε χαρακτηριστικά ο γνωστός Χιώτης εφοπλιστής. 



Η Νίκη Κεραμέως μίλησε για τις δράσεις του υπουργείου της αλλά και την προσπάθεια της 

κυβέρνησης να στηριχθούν οι ευπαθείς κοινωνικές ομάδες. Photo για το Hellenic DNA: Φ. 

Καλιαμπάκος.  

Η Νίκη Κεραμέως μίλησε για τις δράσεις του υπουργείου της αλλά και την προσπάθεια της κυβέρνησης 

να στηριχθούν οι ευπαθείς κοινωνικές ομάδες, αφού κανένας δεν μπορεί να ισχυριστεί ότι όλα τα 

προβλήματα έχουν επιλυθεί. 

Ο υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη Ανδρέας Νικολακόπουλος εκθείασε το ρόλο του Κάπιταλ Λινκ 

και μίλησε εκτενώς στην κάμερα του Hellenic DNA για την επίσκεψή του στις ΗΠΑ και τις επαφές που 

είχε για θέματα του υπουργείου του με τις αντίστοιχες αμερικανικές υπηρεσίες. 

Μετά το γεύμα το ενδιαφέρον μεταφέρθηκε στη συνομιλία του Νίκου Μπορνόζη με το διακεκριμένο 

επιχειρηματία, γνωστό και για τη φιλανθρωπική του δράση, Γιώργο Λογοθέτη. Η συζήτηση περιείχε μια 

αποκάλυψη, αφού ελάχιστοι ως τώρα γνωρίζουν την αποφασιστικής σημασίας παρέμβαση του Γιώργου 

Λογοθέτη στον τότε πρόεδρο των ΗΠΑ Μπαράκ Ομπάμα, για την παραμονή της Ελλάδας στην 

Ευρωζώνη.  

Ο Γιώργος Λογοθέτης αφηγήθηκε με λεπτομέρειες μια άγνωστη πτυχή της ιστορίας της χώρας μας που 

έφερε στη μνήμη μας τη ζοφερή εκείνη περίοδο που η Ελλάδα έφτασε στο χείλος της καταστροφής και 

μάλιστα ενίσχυσε κατά κάποιο τρόπο, εκ των υστέρων ευτυχώς, το μέγεθος του κινδύνου, αφού 

σύμφωνα με τα λεγόμενα του Έλληνα εφοπλιστή, ο πρόεδρος των ΗΠΑ κατάφερε να ανατρέψει κάτι 

που στα μάτια του ήταν μια ειλημμένη απόφαση της γερμανικής κυβέρνησης. Ας ακολουθήσουμε όμως 



την αφήγηση του Γιώργου Λογοθέτη. Ήταν η κρίσιμη χρονιά του 2015, την εποχή των έντονων 

διαπραγματεύσεων για την παραμονή ή όχι της χώρας στην Ευρωζώνη, του τουλάχιστον ατυχούς, για 

να χρησιμοποιήσουμε μια ήπια έκφραση, δημοψηφίσματος και της εκ νέου κορύφωσης, αχρείαστης 

αυτή τη φορά της ελληνικής κρίσης.  

Ο Γιώργος Λογοθέτης, ο οποίος διατηρούσε στενή σχέση με τον πρώην πρόεδρο ταξίδευε με το τραίνο 

για την Ουάσιγκτον, όπου την επόμενη μέρα ήταν καλεσμένος σε ένα επίσημο δείπνο στο Λευκό Οίκο. 

Για το πρωί εκείνης της μέρας είχε προγραμματίσει και μία συνάντηση με την πιο στενή σύμβουλο του 

Αμερικανού προέδρου Valerie Jarrett με κύριο θέμα την Ελλάδα. Εκείνη την ημέρα υπήρχαν ταραχές 

στη Βαλτιμόρη με τον Γιώργο Λογοθέτη να φοβάται τα ίδια και χειρότερα, πλήρη κοινωνική 

αποσταθεροποίηση για μια Ελλάδα χρεωκοπημένη και εκτός Ευρωζώνης με τα «υποκριτικά» 50 

δισεκατομμύρια που προσέφερε ως «σωσίβιο» η Γερμανία στην Ελλάδα με αντάλλαγμα να δεχτεί στην 

ουσία να «πνιγεί».  

Η εξέλιξη αυτή έπρεπε στα μάτια του να αποφευχθεί πάση θυσία, αφού έπρεπε η χώρα και η ζωή των 

πολιτών να μπει πάνω από τα «ψηφία» όπως χαρακτηριστικά ανέφερε ο κύριος Λογοθέτης. Η κυρία 

Jarrett λόγω των ταραχών ακύρωσε αυτή τη συνάντηση και φαίνεται ότι αισθάνθηκε άσχημα απέναντι 

στον κύριο Λογοθέτη γι’ αυτό και του έδωσε τη θέση δίπλα σε εκείνη στο δείπνο. Ο κύριος Λογοθέτης 

έτσι είχε την ευκαιρία να της μιλήσει για περίπου τέσσερις ολόκληρες ώρες, αντί για είκοσι ίσως λεπτά 

που θα κρατούσε μια προγραμματισμένη συνάντηση ρουτίνας, κατά την οποία η ανώτατη σύμβουλος 

του προέδρου θα είχε ένα σωρό άλλα θέματα στο μυαλό της… Ο Γιώργος Λογοθέτης εκμεταλλεύθηκε 

στο έπακρο αυτή την ανέλπιστη ευκαιρία και μίλησε για τουλάχιστον τρεις από τις τέσσερις αυτές ώρες 

για την Ελλάδα και την απόλυτη καταστροφή που έπρεπε πάση θυσία να αποφευχθεί. Η σύμβουλος του 

προέδρου μετέφερε το κλίμα αυτής της συζήτησης στον πρόεδρο των ΗΠΑ.  

Η συνέχεια της ιστορίας έλαβε χώρα στη Νέα Υόρκη στις 17 Ιουλίου του 2015. Ο πρόεδρος Ομπάμα 

είναι, αυτή τη φορά εκείνος, καλεσμένος του κυρίου Λογοθέτη στο διαμέρισμά του 

στην Upper EastSide του Manhattan. Έχει μεσολαβήσει το ανόητο δημοψήφισμα της 5η Ιουλίου και 

τελικά δια πυρός και σιδήρου και, αφού ο Έλληνας πρωθυπουργός έχει υπογράψει άνευ όρων ότι του 

ζήτησαν οι Ευρωπαίοι, στις 12 Ιουλίου έχει παρθεί η απόφαση της παραμονής της Ελλάδας στο Ευρώ. Ο 

πρόεδρος Ομπάμα αφηγήθηκε στον κύριο Λογοθέτη ότι η δική του παρέμβαση ήταν αποφασιστικής 

σημασίας για αυτή την παραμονή, μια και οι Γερμανοί ήταν αποφασισμένοι να βγάλουν τη χώρα μας 

από την Ευρωζώνη (ανεξαρτήτως της διαβόητης «kolotoumba»).  

«Τηλεφωνούσα κάθε μέρα», είπε ο πρόεδρος Ομπάμα στον κύριο Λογοθέτη, στη Μέρκελ και της έλεγα: 

“Don’t do it” και ο υπουργός οικονομικών Λου τηλεφωνούσε καθ’ υπόδειξίν μου κάθε μέρα στον 

Γερμανό ομόλογό του, και του έλεγε: “Don’t do it”! Ο Γιώργος Λογοθέτης καταχειροκροτήθηκε και 

δήλωσε ευλογημένος που η πρόσβαση που έτυχε να έχει στον πρόεδρο των ΗΠΑ και η τύχη τον 

βοήθησε να προσφέρει μια τόσο σημαντική υπηρεσία στην πατρίδα του. 

Το θέμα της παραμονής της Ελλάδας στην Ευρωζώνη παρέμεινε κατά κάποιο τρόπο στο επίκεντρο του 

ενδιαφέροντος και κατά τη διάρκεια του δείπνου καθώς το πρόσωπο στο οποίο απονεμήθηκε το 

βραβείο του φετινού Κάπιταλ Λινκ είχε επίσης συμβάλει τα μέγιστα και με πολλές ιδιότητες στην 



παραμονή της χώρας στο στενό πυρήνα της Ευρώπης. Πρόκειται για τον κυβερνήτη της Τράπεζας της 

Ελλάδος. Ο Γιάννης Στουρνάρας είχε συμβάλει ήδη από τα τέλη της δεκαετίας του 1990 με τις μελέτες 

του αλλά και από τις διάφορες θέσεις στις οποίες υπηρέτησε στην ένταξη της Ελλάδας στην Ευρωζώνη 

και είναι γνωστή η αφοσίωσή  του τόσο στην Ευρωπαϊκή πορεία της Ελλάδας, όσο και στο όραμα της 

Ευρωπαϊκής Ενοποίησης, μιας Ευρώπης ενωμένης όχι μόνο οικονομικά αλλά και στη βάση της 

μοναδικής αξιακής και πολιτιστικής της κληρονομιάς. 

Έτσι το 2012 ο Γιάννης Στουρνάρας κλήθηκε από τον τότε πρωθυπουργό Αντώνη Σαμαρά, καίτοι δεν 

προερχόταν από τον ίδιο πολιτικό χώρο, να αναλάβει τη θέση του Υπουργού Οικονομικών, πιθανότατα 

τη δυσκολότερη δουλειά σε ολόκληρη την Ευρώπη. Ο Γιάννης Στουρνάρας σταθεροποίησε αρχικά την 

κατάσταση και παρά τις ασφυκτικές συνθήκες και πιέσεις και, ας μας επιτραπεί η κρίση, σε ορισμένες 

περιπτώσεις παράλογες, πέρα των ορίων της αντοχής του ελληνικού λαού και των αντοχών του 

ελληνικού πολιτικού συστήματος απαιτήσεις των Ευρωπαίων, και από την άλλη μεριά τον αναδυόμενο 

λαϊκισμό και τις κοινωνικές αντιδράσεις, κατάφερε να οδηγήσει τη χώρα και πάλι σε θετικό ρυθμό 

ανάπτυξης και ταυτόχρονα το «πρωτογενές πλεόνασμα» που απαιτούσαν οι εταίροι.  

Στο φετινό Κάπιταλ Λινκ, βραβεύτηκε ο Γιάννης Στουρνάρας, κυβερνήτης της τράπεζας της Ελλάδας, 

με σημαντική συμβολή στην παραμονή της χώρας στο Ευρώ. Photo για το Hellenic DNA: Φ. 

Καλιαμπάκος.  

Λίγο πριν τη λήξη της θητείας της κυβέρνησης εκείνης ο Γιάννης Στουρνάρας τοποθετήθηκε στη θέση 

του κυβερνήτη της τράπεζας της Ελλάδας, την οποία και κατέχει έως σήμερα, αφού ένας ακόμα 



πρωθυπουργός, αυτή τη φορά ο Κυριάκος Μητσοτάκης του ανανέωσε το 2020 τη θητεία. Και από αυτή 

τη θέση ο Γιάννης Στουρνάρας συνέβαλε τα μέγιστα στην παραμονή της χώρας στο Ευρώ με πολλούς 

τρόπους. Πρώτον γιατί στάθηκε στο ύψος των περιστάσεων και εκτελώντας με απόλυτη ευσυνειδησία 

τα καθήκοντά του αρνήθηκε να συμμετέχει σε αντιθεσμικές αλχημείες που του ζητήθηκαν για να 

προσπαθήσουν κάποιοι ανόητοι να πιέσουν δήθεν την Ευρώπη.  

Δεύτερον γιατί και πάλι στάθηκε στο ύψος του τις κρίσιμες ώρες του δημοψηφίσματος, όντας όπως 

μαθεύτηκε εκ των υστέρων, ένας από εκείνος που προειδοποίησε τον τότε πρωθυπουργό για τις 

συνέπειες του «απονενοημένου διαβήματός του τόσο για τη χώρα όσο και για τον ίδιο. Τρίτον γιατί η 

αξιοπιστία του ιδίου και η εκτίμηση που απολάμβανε εντός της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας 

συνέβαλαν στην επιτυχία των διαπραγματεύσεων, αλλά και γιατί μετά την απόφαση της παραμονής και 

μέχρι σήμερα συνέβαλε τα μέγιστα στην αναγέννηση του ελληνικού τραπεζικού συστήματος, ενώ 

πάντα παίρνει σαφή θέση υπέρ των αποφάσεων στο ευρωπαϊκό επίπεδο που θα εμβαθύνουν 

πραγματικά την ευρωπαϊκή ενοποίηση.  

Για το Γιάννη Στουρνάρα και την συμβολή του μίλησαν ο Νίκος Μπορνόζης, η πρέσβης της Ελλάδας 

στην Ουάσιγκτον κυρία Αικατερίνη Νασσίκα και ο γνωστός μεγιστάνας των επενδύσεων  

Τζον Πόλσον, ο οποίος είχε βραβευτεί και αυτός παλιότερα στον ίδιο χώρο από το Κάπιταλ Λινκ για τις 

επενδύσεις που είχε κάνει στην Ελλάδα και στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Ο Τζον Πόλσον είχε 

προβλέψει τότε την ανοδική πορεία της Ελλάδας και είχε καλέσει τους επενδυτές να αγοράσουν 

ακίνητα, όσο αυτά ήταν χαμηλά. Ο κύριος Πόλσον αισθάνθηκε δικαιωμένος για εκείνες τις προβλέψεις 

του έπλεξε το εγκώμιο το Γιάννη Στουρνάρα και μίλησε για τις προοπτικές της ελληνικής οικονομίας.  



Τζον Πόλσον, ο οποίος είχε βραβευτεί και αυτός παλιότερα στον ίδιο χώρο από το Κάπιταλ Λινκ για 

τις επενδύσεις που είχε κάνει στην Ελλάδα και στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Photo για το 

Hellenic DNA: Φ. Καλιαμπάκος.  

Το Κάπιταλ Λινκ γνώριζε ότι εκείνη τη μέρα ο τιμώμενος είχε γενέθλια και η στενή συνεργάτης του και 

πάντα στυλοβάτης στον οργανωτικό τομέα Ελένη Μπέη έφερε στο τραπέζι των επισήμων μια 

εντυπωσιακή τούρτα. Στην δική μου ομιλία ο Γιάννης Στουρνάρας σε προσωπικό τόνο αναφέρθηκε στην 

απόφασή του να εγκαταλείψει μια λαμπρή ακαδημαϊκή καριέρα στο φημισμένο πανεπιστήμιο της 

Οξφόρδης, όπου δίδασκε, για να έρθει στην Ελλάδα, αφού όπως τόνισε, κατά τη γνώμη του τα 

οικονομικά δεν έχουν μεγάλη αξία εάν δεν δοκιμάζονται στην πράξη και δεν τίθενται στην υπηρεσία 

των χωρών και των λαών τους, ευχαρίστησε το Κάπιταλ Λινκ για την τιμή και μίλησε με αισιοδοξία για 

την πορεία της ελληνικής οικονομίας. Μετά το τέλος της ομιλίας του όλοι έσπευσαν να τον συγχαρούν 

και εκείνος ευδιάθετος και προσηνής συνομίλησε και φωτογραφήθηκε με όλους. 

Κείμενο: Φώτης Καλιαμπάκος. Video: Βαλάντης Σκουφρής. Photos: Φ, Καλιαμπάκος & Τάσος Μεντής 
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Αισιοδοξία για την ελληνική οικονομία το 2025, στο, υψηλού ενδιαφέροντος, φετινό Capital Link. 

Αβεβαιότητα για τις διεθνείς εξελίξεις και προβληματισμός για την Ευρώπη  

Ιδιαίτερα επιτυχημένο με κατάμεστες τις αίθουσες το φετινό Κάπιταλ Λινκ. Βραβεύτηκε ο Γιάννης 

Στουρνάρας, κυβερνήτης της τράπεζας της Ελλάδας, με σημαντική συμβολή στην παραμονή της χώρας 

στο Ευρώ. Ο Χρήστος Μεγάλου στη HNA για το ρόλο των τραπεζών. 

 Του Φώτη Καλιαμπάκου-Special to the Hellenic News of America 

Thanks for reading Hellenic News of America 

Subscribe to HNA 

Η διεξαγωγή του Capital Link στο τέλος κάθε χρονιάς στην Νέα Υόρκη αποτελεί όχι μόνο θεσμό για την 

ομογένεια και τη σχέση της με τις κυβερνήσεις της Ελλάδας και των ΗΠΑ, αλλά και της διεθνούς 
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επιχειρηματικής κοινότητας καθώς και σημείο συνάντησης όλων των σημαντικών παικτών της διεθνούς 

οικονομίας, αλλά δίνει και τον τόνο και τις προσδοκίες για την χρονιά που έρχεται. Αυτές οι εκτιμήσεις, 

είτε στα, και φέτος πάρα πολλά και εξαιρετικά ενδιαφέροντα πάνελ στο Μετροπόλιταν Κλαμπ, όπου 

είχε δημιουργηθεί το αδιαχώρητο, αλλά και στις δηλώσεις των παρευρισκόμενων στο Hellenic DNA, 

αλλά και σε off the record συνομιλίες του υπογράφοντος με διακεκριμένους παράγοντες της διεθνούς 

σκηνής, μπορούν να συνοψιστούν ως εξής: 

Όσον αφορά την ελληνική οικονομία οι προβλέψεις είναι λίαν αισιόδοξες. Σύμφωνα με τους επενδυτές 

η Ελλάδα βρίσκεται εδώ και αρκετά πλέον χρόνια στο σωστό δρόμο, έχοντας ξεπεράσει πάρα πολλές, 

σίγουρα όχι όλες, από τις παθογένειες του παρελθόντος, έχει και θα συνεχίσει, όπως όλα δείχνουν να 

έχει υψηλή ανάπτυξη, πάνω από το μέσο όρο της Ευρωζώνης, παρά το γεγονός ότι πολλές χώρες, όπως 

η Γερμανία αντιμετωπίζουν την ύφεση και το ενδιαφέρον των επενδυτών συνεχίζει να είναι υψηλό, γι’ 

αυτό και ο τίτλος του φετινού Capital Link ήταν: Greece – Speeding Ahead Post Investment Upgrade, με 

τον «χρησμό» αν μας επιτρέπεται η έκφραση να τονίζει την θετική προοπτική, θεωρώντας κατά κάποιο 

τρόπο δεδομένη, μετά και την επενδυτική βαθμίδα ότι το ενδιαφέρον για επενδύσεις στην Ελλάδα θα 

συνεχιστεί και θα αυξηθεί. 

Όσον αφορά τη διεθνή οικονομία τα πράγματα δεν ήταν τόσο ξεκάθαρα με τις προβλέψεις να 

εξαρτώνται στα μάτια των παρευρισκόμενων από τις γεωπολιτικές και πολιτικές εξελίξεις, για τις οποίες 

κανείς δεν μπορεί να είναι βέβαιος για το τι θα επακολουθήσει. Όλοι μιλούσαν για την θετική επίδραση 

που θα μπορούσε να έχει ο τερματισμός των πολλών εν εξελίξει πολεμικών συγκρούσεων, πράγμα που 

κάθε άλλο παρά βέβαιο είναι. Ένας άλλος πολύ σημαντικός παράγοντας είναι το κατά πόσον η πολιτική 

την οποία θα ακολουθήσει η νέα αμερικανική διοίκηση που πρόκειται να αναλάβει στις 20 Ιανουαρίου 

θα απομακρυνθεί από την ακραία ρητορική της όσον αφορά τους δασμούς, και γενικότερα ποια 

πολιτική θα ακολουθήσει. Όλοι εξέφρασαν την ελπίδα ότι η λογική και η προσπάθεια συνεργασίας του 

δυτικού κόσμου θα πρυτανεύσουν, και ότι σε αυτή την περίπτωση δεδομένων των δυνατοτήτων της 

αμερικανικής οικονομίας, οι εξελίξεις μπορούν να είναι θετικές. Πάντως η ρευστότητα του διεθνούς 

σκηνικού και η άμεση σχέση της οικονομίας με τις διεθνείς πολιτικές εξελίξεις μοιάζουν σαν να 

επιβεβαιώνουν τη λαϊκή ρήση: «Κάνε με προφήτη να σε κάνω πλούσιο» 

Ένα από τα σημαντικότερα θέματα για τα οποία αναμένονται με ανυπομονησία τα πρώτα δείγματα 

γραφής του νέου Αμερικανού προέδρου, είναι και η σχέση του με την Ευρώπη, η οποία αντιμετωπίζει 

μια σειρά παράλληλων κρίσεων. Παρά την ύφεση, την απώλεια της πρόσβασης σε φτηνή ενέργεια και 

την, αναγκαία κατά πολλούς αύξηση των αμυντικών δαπανών, ίσως μεγαλύτερο πρόβλημα για τη 

Ευρωζώνη αποτελεί η διαφαινόμενη κυβερνητική αστάθεια, η μετατόπιση του πολιτικού φάσματος 

προς ακραίες τάσεις, φαινόμενα που απειλούν να θέσουν σε μια περίοδο εσωστρέφειας ή και 

μακροπρόθεσμα να αποσταθεροποιήσουν τις δύο σημαντικότερες χώρες της Ευρωζώνης, τη Γερμανία 

και τη Γαλλία. Εξαιτίας αυτού οι εκτιμήσεις των επενδυτών ως προς την, άρρηκτα βέβαια συνδεδεμένη 

με την Ελλάδα, μοίρα της Ευρωπαϊκής οικονομίας, ήταν μάλλον δυσοίωνες με κάποιους από τους 

γνώστες να αναφέρονται και σε δύο ακόμα μακροχρόνιους παράγοντες, οι οποίοι θα μπορούσαν να 

είναι μοιραίοι για το κοινό μέλλον της Ευρώπης. Ο ένας, ο οποίος δυστυχώς αφορά άμεσα και την 

Ελλάδα, είναι το τεράστιο δημογραφικό πρόβλημα της Ευρώπης, και ο δεύτερος η έλλειψη κοινού 



πολιτικού οράματος και βούλησης για περαιτέρω εμβάθυνση της Ένωσης, με τις «φυγόκεντρες» 

δυνάμεις να υπερτερούν σαφώς των «κεντρομόλων»… 

Στο φετινό Κάπιταλ Λινκ παραβρέθηκαν μεταξύ πολλών άλλων διακεκριμένων επισήμων: εκ μέρους των 

ελληνικών διπλωματικών αρχών στις ΗΠΑ, η πρέσβης της Ελλάδας στην Ουάσιγκτον Αικατερίνη 

Νασσίκα και ο Πρόξενος της Ελλάδας στη Νέα Υόρκη Πέτρος Δώριζας, η διευθύντρια του γραφείου 

Δημόσιας Διπλωματίας στη Νέα Υόρκη Μαίρη Βαξεβανίδου και ο διευθυντής του Γραφείου 

Οικονομικών Υποθέσεων Νίκος Θωμόπουλος. Από την Αμερικανική πλευρά ο απερχόμενος πρέσβης των 

ΗΠΑ στην Αθήνα Γιώργος Τσούνης, ενώ την ελληνική κυβέρνηση εκπροσώπησαν: Ο υπουργός 

μεταφορών και υποδομών Χρήστος Σταϊκούρας, ο αναπληρωτής υπουργός Οικονομίας και Οικονομικών 

Νικόλαος Παπαθανάσης, η υπουργός Εργασίας Νίκη Κεραμέως, η υφυπουργός Περιβάλλοντος και 

Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου και  ο υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη Ανδρέας Νικολακόπουλος. 

Παραβρέθηκαν επίσης ο πρόεδρος του Χρηματιστηρίου Αθηνών Γιάννος Κοντόπουλος, με τον Chris 

Taylor να εκπροσωπεί φέτος το Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης (Global Head of Listings and Services). 

Στο υψηλότατο δυνατό επίπεδο εκπροσωπήθηκαν επίσης οι μεγάλες ελληνικές επιχειρήσεις, ενδεικτικά 

να αναφέρουμε τους: Αλέξανδρο Εξάρχου, πρόεδρο και διευθύνοντα σύμβουλο του ομίλου ΑΚΤΩΡ, 

Οδυσσέα Αθανασίου, διευθύνοντα σύμβουλο της ΛΑΜΔΑ, μεταξύ πολλών άλλων κορυφαίων 

παραγόντων της ελληνικής οικονομικής ζωής. 

Στο υψηλότατο δυνατό επίπεδο εκπροσωπήθηκε και ο τραπεζικός τομέας με τον διευθύνοντα 

σύμβουλο της Τράπεζας Πειραιώς να είναι ένας από τους κεντρικούς ομιλητές του γεύματος. Ο Χρήστος 

Μεγάλου αναφέρθηκε στην ανοδική πορεία της ελληνικής οικονομίας τα τελευταία χρόνια και στην 

παράλληλη θετική πορεία των τραπεζών, με τη χρονιά που μας πέρασε να αποτελεί ορόσημο, για την 

επάνοδο σε υψηλά επίπεδα κερδοφορίας και άλλες θετικές εξελίξεις στον τραπεζικό τομέα και βέβαια 

στην Τράπεζα Πειραιώς. Το τραπεζικό σύστημα συνέχισε ο κύριος Μεγάλου αποτελεί τον πυλώνα της 

ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας και υποσχέθηκε της διάθεση 40 δισεκατομμυρίων έως το 2027 

από την Τράπεζα Πειραιώς για τη στήριξη στρατηγικών τομέων της ελληνικής οικονομίας. 

Ο κύριος Μεγάλου μίλησε και στην Hellenic News of America για τις προοπτικές της νέας χρονιάς. 

Εξέφρασε την αισιοδοξία του τόσο για την ελληνική οικονομία, όσο και για την πιθανότητα να 

σταματήσουν οι πόλεμοι στην ευρύτερη περιοχή. Κάτι τέτοιο, ιδιαίτερα η επίτευξη κάποιου είδους 

κατάπαυσης του πυρός στην Ουκρανία, τόνισε ο κύριος Μεγάλου θα έχει μεγάλη επίδραση στην διεθνή 

οικονομία με τις ευεργετικές συνέπειες να αφορούν κυρίως την Ευρώπη, η οποία έχει δεχτεί και το 

μεγαλύτερο οικονομικό πλήγμα από τον πόλεμο στο έδαφός της. Συγκρατημένα καθησυχαστικός και 

αισιόδοξος φάνηκε ο κύριος Μεγάλου αναφερόμενος και στις πολιτικές εξελίξεις στην Αμερική, αφού 

διέγνωσε δείγματα σύνεσης και επιθυμίας εύρεσης λειτουργικών λύσεων στις μετεκλογικές δηλώσεις 

και κινήσεις των στελεχών της νέας αμερικανικής διοίκησης. 

Αισιόδοξος για την πορεία της ελληνικής οικονομίας και ο άλλος κύριος ομιλητής του γεύματος, ο 

Υπουργός Μεταφορών και Υποδομών Χρήστος Σταϊκούρας, στην πιο πολιτική ομιλία του συνεδρίου, με 

ιδιαίτερες αναφορές στην ιστορία της ανάκαμψης της ελληνικής οικονομίας υπεραμυνόμενος του 

έργου και των επιλογών της κυβέρνησης. Ο κύριος Σταϊκούρας αναφέρθηκε και στις άμεσες 

προτεραιότητες του υπουργείου του. 



Το γεύμα έκλεισε με την ομιλία της διευθύνοντος συμβούλου της ATTICA BANK, με κύριο θέμα τις 

θετικές προοπτικές και το ρόλο στην ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας από μία τράπεζα που δεν 

ανήκει στις 4 συστημικές αλλά  έχει τα τελευταία χρόνια ανερχόμενη πορεία και διακριτό ρόλο στην 

ανάπτυξη της οικονομίας. 

Ο διακεκριμένος ομογενής μεγιστάνας Ντιν Μητρόπουλος σε δηλώσεις του στη Hellenic News of 

America εκθείασε τις προσπάθειες της Όλγας και του Νίκου Μπορνόζη τονίζοντας τη σημασία που έχει 

για τις σχέσεις μεταξύ της ελληνικής και της αμερικανικής επιχειρηματικής κοινότητας το Κάπιταλ Λινκ. 

Στο ίδιο πνεύμα, εξαίροντας το ρόλο του φόρουμ και οι δηλώσεις στη Hellenic News of America της 

πρέσβη της Ελλάδας στις ΗΠΑ, Αικατερίνης Νασσίκα. 

Εκ των χορηγών του συνεδρίου, με στενή σχέση με τους Όλγα και Νίκο Μπορνόζη, ο Νίκος Τσάκος της 

ΤΕΝ, μιλώντας και αυτός στη Hellenic News of America, εξέφρασε την ελπίδα του τερματισμού των 

πολεμικών συγκρούσεων και, σε ερώτησή μας για την πιθανότητα δασμών, είπε ότι δεν χρειάζονται 

περιορισμοί. «Χρειαζόμαστε ειρήνη και ανοιχτές θάλασσες» τόνισε χαρακτηριστικά ο γνωστός Χιώτης 

εφοπλιστής. 

Η Νίκη Κεραμέως στη Hellenic News of America μίλησε για τις δράσεις του υπουργείου της αλλά και την 

προσπάθεια της κυβέρνησης να στηριχθούν οι ευπαθείς κοινωνικές ομάδες, αφού κανένας δεν μπορεί 

να ισχυριστεί ότι όλα τα προβλήματα έχουν επιλυθεί. 

Ο υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη Ανδρέας Νικολακόπουλος εκθείασε το ρόλο του Κάπιταλ Λινκ 

και μίλησε στη Hellenic News of America για την επίσκεψή του στις ΗΠΑ και τις επαφές που είχε για 

θέματα του υπουργείου του με τις αντίστοιχες αμερικανικές υπηρεσίες. 

Στη Hellenic News of America μίλησε και η Σωζίτα Γκουντούνα, επικεφαλής της πρωτοβουλίας “Greece 

in USA”. Η διακεκριμένη ιστορικός τέχνης καταβάλει προσπάθειες για την πύκνωση των πολιτιστικών 

σχέσεων μεταξύ της Ελλάδας και των ΗΠΑ, με πολλούς από τους ομογενειακούς θεσμούς να 

συμμετέχουν και διακεκριμένους επιχειρηματίες να στηρίζουν αυτή την πρωτοβουλία η οποία τελεί και 

υπό την αιγίδα του Υπουργείου Πολιτισμού. Αιχμή του δόρατος της προσπάθειάς της είναι οι εκθέσεις 

που παρουσιάζονται στην “The Opening Gallery” στο κέντρο της εικαστικής ζωής της Νέας Υόρκης, στην 

Tribeca στο Νότιο Μανχάταν. https://www.theopeninggallery.com 

Μετά το γεύμα το ενδιαφέρον μεταφέρθηκε στη συνομιλία του Νίκου Μπορνόζη με το διακεκριμένο 

επιχειρηματία, γνωστό και για τη φιλανθρωπική του δράση, Γιώργο Λογοθέτη. Η συζήτηση περιείχε μια 

αποκάλυψη, αφού ελάχιστοι ως τώρα γνωρίζουν την αποφασιστικής σημασίας παρέμβαση του Γιώργου 

Λογοθέτη στον τότε πρόεδρο των ΗΠΑ Μπαράκ Ομπάμα, για την παραμονή της Ελλάδας στην 

Ευρωζώνη. Ο Γιώργος Λογοθέτης αφηγήθηκε με λεπτομέρειες μια άγνωστη πτυχή της ιστορίας της 

χώρας μας που έφερε στη μνήμη μας τη ζοφερή εκείνη περίοδο που η Ελλάδα έφτασε στο χείλος της 

καταστροφής και μάλιστα ενίσχυσε κατά κάποιο τρόπο, εκ των υστέρων ευτυχώς, το μέγεθος του 

κινδύνου, αφού σύμφωνα με τα λεγόμενα του Έλληνα εφοπλιστή, ο πρόεδρος των ΗΠΑ κατάφερε να 

ανατρέψει κάτι που στα μάτια του ήταν μια ειλημμένη απόφαση της γερμανικής κυβέρνησης. Ας 

ακολουθήσουμε όμως την αφήγηση του Γιώργου Λογοθέτη. Ήταν η κρίσιμη χρονιά του 2015, την εποχή 

https://www.theopeninggallery.com/


των έντονων διαπραγματεύσεων για την παραμονή ή όχι της χώρας στην Ευρωζώνη, του τουλάχιστον 

ατυχούς, για να χρησιμοποιήσουμε μια ήπια έκφραση, δημοψηφίσματος και της εκ νέου κορύφωσης, 

αχρείαστης αυτή τη φορά της ελληνικής κρίσης. Ο Γιώργος Λογοθέτης, ο οποίος διατηρούσε στενή 

σχέση με τον πρώην πρόεδρο ταξίδευε με το τραίνο για την Ουάσιγκτον, όπου την επόμενη μέρα ήταν 

καλεσμένος σε ένα επίσημο δείπνο στο Λευκό Οίκο. Για το πρωί εκείνης της μέρας είχε προγραμματίσει 

και μία συνάντηση με την πιο στενή σύμβουλο του Αμερικανού προέδρου Valerie Jarrett με κύριο θέμα 

την Ελλάδα. Εκείνη την ημέρα υπήρχαν ταραχές στη Βαλτιμόρη με τον Γιώργο Λογοθέτη να φοβάται τα 

ίδια και χειρότερα, πλήρη κοινωνική αποσταθεροποίηση για μια Ελλάδα χρεωκοπημένη και εκτός 

Ευρωζώνης με τα «υποκριτικά» 50 δισεκατομμύρια που προσέφερε ως «σωσίβιο» η Γερμανία στην 

Ελλάδα με αντάλλαγμα να δεχτεί στην ουσία να «πνιγεί». 

Η εξέλιξη αυτή έπρεπε στα μάτια του να αποφευχθεί πάση θυσία, αφού έπρεπε η χώρα και η ζωή των 

πολιτών να μπει πάνω από τα «ψηφία» όπως χαρακτηριστικά ανέφερε ο κύριος Λογοθέτης. Η κυρία 

Jarrett λόγω των ταραχών ακύρωσε αυτή τη συνάντηση και φαίνεται ότι αισθάνθηκε άσχημα απέναντι 

στον κύριο Λογοθέτη γι’ αυτό και του έδωσε τη θέση δίπλα σε εκείνη στο δείπνο. Ο κύριος Λογοθέτης 

έτσι είχε την ευκαιρία να της μιλήσει για περίπου τέσσερις ολόκληρες ώρες, αντί για είκοσι ίσως λεπτά 

που θα κρατούσε μια προγραμματισμένη συνάντηση ρουτίνας, κατά την οποία η ανώτατη σύμβουλος 

του προέδρου θα είχε ένα σωρό άλλα θέματα στο μυαλό της… Ο Γιώργος Λογοθέτης εκμεταλλεύθηκε 

στο έπακρο αυτή την ανέλπιστη ευκαιρία και μίλησε για τουλάχιστον τρεις από τις τέσσερις αυτές ώρες 

για την Ελλάδα και την απόλυτη καταστροφή που έπρεπε πάση θυσία να αποφευχθεί. Η σύμβουλος του 

προέδρου μετέφερε το κλίμα αυτής της συζήτησης στον πρόεδρο των ΗΠΑ. 

Η συνέχεια της ιστορίας έλαβε χώρα στη Νέα Υόρκη στις 17 Ιουλίου του 2015. Ο πρόεδρος Ομπάμα 

είναι, αυτή τη φορά εκείνος, καλεσμένος του κυρίου Λογοθέτη στο διαμέρισμά του στην Upper East 

Side του Manhattan. Έχει μεσολαβήσει το ανόητο δημοψήφισμα της 5η Ιουλίου και τελικά δια πυρός και 

σιδήρου και, αφού ο Έλληνας πρωθυπουργός έχει υπογράψει άνευ όρων ότι του ζήτησαν οι Ευρωπαίοι, 

στις 12 Ιουλίου έχει παρθεί η απόφαση της παραμονής της Ελλάδας στο Ευρώ. Ο πρόεδρος Ομπάμα 

αφηγήθηκε στον κύριο Λογοθέτη ότι η δική του παρέμβαση ήταν αποφασιστικής σημασίας για αυτή 

την παραμονή, μια και οι Γερμανοί ήταν αποφασισμένοι να βγάλουν τη χώρα μας από την Ευρωζώνη 

(ανεξαρτήτως της διαβόητης «kolotoumba»). 

«Τηλεφωνούσα κάθε μέρα», είπε ο πρόεδρος Ομπάμα στον κύριο Λογοθέτη, στη Μέρκελ και της έλεγα: 

“Don’t do it” και ο υπουργός οικονομικών Λου τηλεφωνούσε καθ’ υπόδειξίν μου κάθε μέρα στον 

Γερμανό ομόλογό του, και του έλεγε: “Don’t do it”! Ο Γιώργος Λογοθέτης καταχειροκροτήθηκε και 

δήλωσε ευλογημένος που η πρόσβαση που έτυχε να έχει στον πρόεδρο των ΗΠΑ και η τύχη τον 

βοήθησε να προσφέρει μια τόσο σημαντική υπηρεσία στην πατρίδα του. 

Το θέμα της παραμονής της Ελλάδας στην Ευρωζώνη παρέμεινε κατά κάποιο τρόπο στο επίκεντρο του 

ενδιαφέροντος και κατά τη διάρκεια του δείπνου καθώς το πρόσωπο στο οποίο απονεμήθηκε το 

βραβείο του φετινού Κάπιταλ Λινκ είχε επίσης συμβάλει τα μέγιστα και με πολλές ιδιότητες στην 

παραμονή της χώρας στο στενό πυρήνα της Ευρώπης. Πρόκειται για τον κυβερνήτη της Τράπεζας της 

Ελλάδος. Ο Γιάννης Στουρνάρας είχε συμβάλει ήδη από τα τέλη της δεκαετίας του 1990 με τις μελέτες 

του αλλά και από τις διάφορες θέσεις στις οποίες υπηρέτησε στην ένταξη της Ελλάδας στην Ευρωζώνη 



και είναι γνωστή η αφοσίωσή  του τόσο στην Ευρωπαϊκή πορεία της Ελλάδας, όσο και στο όραμα της 

Ευρωπαϊκής Ενοποίησης, μιας Ευρώπης ενωμένης όχι μόνο οικονομικά αλλά και στη βάση της 

μοναδικής αξιακής και πολιτιστικής της κληρονομιάς. 

Έτσι το 2012 ο Γιάννης Στουρνάρας κλήθηκε από τον τότε πρωθυπουργό Αντώνη Σαμαρά, καίτοι δεν 

προερχόταν από τον ίδιο πολιτικό χώρο, να αναλάβει τη θέση του Υπουργού Οικονομικών, πιθανότατα 

τη δυσκολότερη δουλειά σε ολόκληρη την Ευρώπη. Ο Γιάννης Στουρνάρας σταθεροποίησε αρχικά την 

κατάσταση και παρά τις ασφυκτικές συνθήκες και πιέσεις και, ας μας επιτραπεί η κρίση, σε ορισμένες 

περιπτώσεις παράλογες, πέρα των ορίων της αντοχής του ελληνικού λαού και των αντοχών του 

ελληνικού πολιτικού συστήματος απαιτήσεις των Ευρωπαίων, και από την άλλη μεριά τον αναδυόμενο 

λαϊκισμό και τις κοινωνικές αντιδράσεις, κατάφερε να οδηγήσει τη χώρα και πάλι σε θετικό ρυθμό 

ανάπτυξης και ταυτόχρονα το «πρωτογενές πλεόνασμα» που απαιτούσαν οι εταίροι. Λίγο πριν τη λήξη 

της θητείας της κυβέρνησης εκείνης ο Γιάννης Στουρνάρας τοποθετήθηκε στη θέση του κυβερνήτη της 

τράπεζας της Ελλάδας, την οποία και κατέχει έως σήμερα, αφού ένας ακόμα πρωθυπουργός, αυτή τη 

φορά ο Κυριάκος Μητσοτάκης του ανανέωσε το 2020 τη θητεία. Και από αυτή τη θέση ο Γιάννης 

Στουρνάρας συνέβαλε τα μέγιστα στην παραμονή της χώρας στο Ευρώ με πολλούς τρόπους. Πρώτον 

γιατί στάθηκε στο ύψος των περιστάσεων και εκτελώντας με απόλυτη ευσυνειδησία τα καθήκοντά του 

αρνήθηκε να συμμετέχει σε αντιθεσμικές αλχημείες που του ζητήθηκαν για να προσπαθήσουν κάποιοι 

ανόητοι να πιέσουν δήθεν την Ευρώπη. Δεύτερον γιατί και πάλι στάθηκε στο ύψος του τις κρίσιμες 

ώρες του δημοψηφίσματος, όντας όπως μαθεύτηκε εκ των υστέρων, ένας από εκείνος που 

προειδοποίησε τον τότε πρωθυπουργό για τις συνέπειες του «απονενοημένου διαβήματός του τόσο 

για τη χώρα όσο και για τον ίδιο. Τρίτον γιατί η αξιοπιστία του ιδίου και η εκτίμηση που απολάμβανε 

εντός της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας συνέβαλαν στην επιτυχία των διαπραγματεύσεων, αλλά και 

γιατί μετά την απόφαση της παραμονής και μέχρι σήμερα συνέβαλε τα μέγιστα στην αναγέννηση του 

ελληνικού τραπεζικού συστήματος, ενώ πάντα παίρνει σαφή θέση υπέρ των αποφάσεων στο 

ευρωπαϊκό επίπεδο που θα εμβαθύνουν πραγματικά την ευρωπαϊκή ενοποίηση. 

Για το Γιάννη Στουρνάρα και την συμβολή του μίλησαν ο Νίκος Μπορνόζης, η πρέσβης της Ελλάδας 

στην Ουάσιγκτον κυρία Αικατερίνη Νασσίκα και ο γνωστός μεγιστάνας των επενδύσεων 

Τζον Πόλσον, ο οποίος είχε βραβευτεί και αυτός παλιότερα στον ίδιο χώρο από το Κάπιταλ Λινκ για τις 

επενδύσεις που είχε κάνει στην Ελλάδα και στο ελληνικό τραπεζικό σύστημα. Ο Τζον Πόλσον είχε 

προβλέψει τότε την ανοδική πορεία της Ελλάδας και είχε καλέσει τους επενδυτές να αγοράσουν 

ακίνητα, όσο αυτά ήταν χαμηλά. Ο κύριος Πόλσον αισθάνθηκε δικαιωμένος για εκείνες τις προβλέψεις 

του έπλεξε το εγκώμιο το Γιάννη Στουρνάρα και μίλησε για τις προοπτικές της ελληνικής οικονομίας. 

Το Κάπιταλ Λινκ γνώριζε ότι εκείνη τη μέρα ο τιμώμενος είχε γενέθλια και η στενή συνεργάτης του και 

πάντα στυλοβάτης στον οργανωτικό τομέα Ελένη Μπέη έφερε στο τραπέζι των επισήμων μια 

εντυπωσιακή τούρτα. Στην δική μου ομιλία ο Γιάννης Στουρνάρας σε προσωπικό τόνο αναφέρθηκε στην 

απόφασή του να εγκαταλείψει μια λαμπρή ακαδημαϊκή καριέρα στο φημισμένο πανεπιστήμιο της 

Οξφόρδης, όπου δίδασκε, για να έρθει στην Ελλάδα, αφού όπως τόνισε, κατά τη γνώμη του τα 

οικονομικά δεν έχουν μεγάλη αξία εάν δεν δοκιμάζονται στην πράξη και δεν τίθενται στην υπηρεσία 

των χωρών και των λαών τους, ευχαρίστησε το Κάπιταλ Λινκ για την τιμή και μίλησε με αισιοδοξία για 



την πορεία της ελληνικής οικονομίας. Μετά το τέλος της ομιλίας του όλοι έσπευσαν να τον συγχαρούν 

και εκείνος ευδιάθετος και προσηνής συνομίλησε και φωτογραφήθηκε με όλους. 

Σε μια σύντομη συνομιλία με τον υπογράφοντα ο Γιάννης Στουρνάρας τόνισε εκ νέου την πλήρη 

αφοσίωσή του και την διάθεσή του να αγωνιστεί, παρά τα όποια πρόσκαιρα προβλήματα, για το 

μεγάλο όραμα της ευρωπαϊκής ενοποίησης. 
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